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1.1 January

1.1.1 DNA cu colindul pe la Poliţia Rutieră (2012-01-14 06:21)

În urmă cu exact o lună de zile am aflat din surse neoficiale, dar demne de încredere că, la
Serviciul Rutier din cadrul IPJ Mureş se fac cercetări de către DNA şi că, şeful serviciului, Lucian
Archiudean ar putea fi învinuit pentru diferite infracţiuni de corupţie. Cu toate că tot oraşul
vuia, inclusiv Sorin Ţerbea a făcut referire la acest caz cu ocazia conferinţei sale de presă
susţinută imediat după eliberarea din arestul preventiv, am aşteptat răspunsurile oficiale ale
celor abilitaţi s-o facă.

Iată ce ne-a comunicat DNA Bucureşti în urma unei adrese oficiale:

„La solicitarea dumneavoastră din data de 9 decembrie 2011, Biroul de Informare şi Relaţii
Publice este abilitat să vă comunice următoarele:

La data de 6 decembrie 2011, procurorii din cadrul Direcţiei Naţionale Anticorupţie au dispus
începerea urmăririi penale faţă de învinuitul Archiudean Toader-Lucian, şef al Serviciului Rutier
din cadrul Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş (cu gradul profesional de comisar-şef
de poliţie), în sarcina căruia s-au reţinut cinci infracţiuni de instigare la abuz în serviciu contra
intereselor publice, dacă funcţionarul public a obţinut pentru sine sau pentru altul un avantaj
patrimonial sau nepatrimonial, 5 infracţiuni de instigare la fals intelectual şi infracţiunea de
fals intelectual, în forma participaţiei improprii. Învinuitului i s-au adus la cunoştinţă acuzaţiile,
în conformitate cu prevederile art. 6 din Codul de procedură penală.

Având în vedere stadiul anchetei, informaţii suplimentare nu vă putem comunica în acest
moment, în conformitate cu prevederile art. 12 alin. 1 lit. e, f din Legea 544/2001 privind
liberul acces la informaţiile de interes public.

Facem precizarea că începerea urmăririi penale este o etapă a procesului penal reglementată
de Codul de procedură penală, având ca scop crearea cadrului procesual de administrare a
probatoriului, activitate care nu poate, în nicio situaţie, să înfrângă principiul prezumţiei de
nevinovăţie".
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O primă concluzie care se poate trage din acest comunicat este că, dosarul nu a fost trimis
încă în instanţă. În al doilea rând, din comunicat reiese că, nu sunt infracţiuni de corupţie, ci
doar conexe infracţiunilor de corupție.

L-am contactat şi pe şeful Serviciului Rutier din cadrul IPJ Mureş, Lucian Archiudean, care ne-a
declarat următoarele: „Se efectuează cercetări legate de cele precizate de DNA pentru a
clarifica împrejurările în care au fost efectuate convorbirile telefonice între şef serviciu rutier
şi agenţi de poliţie rutieră aflaţi în serviciu".

Biroul de presă al IPJ Mureş s-a exprimat astfel:

„La solicitarea dumneavoastră, vă comunicăm faptul că DNA efectuează cercetări cu privire la
existenţa unor posibile infracţiuni, fiind vizate cadre ale Serviciului Rutier Mureş. Vă asigurăm
de întreaga noastră disponibilitate, în a vă pune la dispoziţie informaţiile care intră în sfera de
interes public".
Pentru că tot avem o serie de adrese oficiale despre acest caz, în încheiere ne permitem
să lansăm câteva zvonuri pe surse, la fel de credibile, care susţin următoarele: se pare că
după declanşarea cercetărilor în acest caz, mai mulţi şefi din poliţia mureşeană au început
vânătoarea de vrăjitoare, exprimându-se într-un stil caracteristic, şi anume: „simţim miros de
sânge în aer", cu referire clară la şeful IPJ Mureş, Valentin Pescari. Se pare că a început o nouă
luptă serioasă pentru „tronul" de la IPJ Mureş

1.1.2 Deficienţa de conducere (2012-01-14 06:28)

În urmă cu trei săptămâni, președintele Băsescu îl ataca în mod direct pe doctorul Raed
Arafat spunând că acesta este cel mai mare dușman al apariției unui nou sistem privat de
urgență. În același timp îmi amintesc cum acum câțiva ani, alți doi mari binefăcători ai
națiunii române erau împroșcați cu noroi și discreditați. Este vorba despre celebrii antrenori
de gimnastică Octavian Bellu, desemnat de către Cartea Recordurilor ca fiind „cel mai de
succes antrenor din lume", și Mariana Bitang. Este cu adevărat șocant cum națiunea noastră
nu știe să-și prețuiască și să-și motiveze liderii și profesioniștii adevărați. Fiindcă aici nu este
doar vina președintelui sau a politicienilor sau a presei. Este vina noastră a tuturor. Când un
adevărat erou, precum este considerat de către majoritatea târgumureșenilor, doctorul Arafat
este atacat pe nedrept în mod public, cu toții ar trebui să protestăm în mod activ, mai ales
având în vedere că s-a vorbit în acest context și despre desființarea SMURD, un serviciu
despre a cărui eficacitate nu mai este necesar să amintim. Până la urmă, consider că poporul
român este un popor deosebit, cald, cu numeroase calități. Dar probabil că cel mai mare
defect al nostru este că nu avem capacitatea să naștem lideri adevărați: am avut foarte rar
conducători adevărați, conducători de calitate. Când a apărut câte un lider de calitate, s-a
văzut imediat efectul. Amintesc în acest context doar de Ștefan sau de regele Carol, un străin
care prin realizările domniei lui a fost mai patriot decât toți politicienii români la un loc care
s-au perindat pe la conducerea țării de la Revoluție încoace.
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Revenind la ideea de la început, probabil Arafat e azi atacat de unii care nu mai au nimic
de pierdut din invidie și din cauza intereselor meschine, fiindcă Arafat a ajuns cunoscut
datorită meritelor și a muncii sale, nu datorită campaniilor electorale și a minciunilor. Ar fi fost
interesant de văzut câte voturi ar mai fi primit președintele din partea mureșenilor dacă l-ar fi
atacat pe Arafat în urmă cu câțiva ani, înaintea alegerilor prezidențiale.

1.1.3 Biblionet vine şi la Reghin (2012-01-14 07:08)

Anul 2012 a venit cu vești bune pentru Biblioteca municipală „Petru Maior" din Reghin.

Programul Biblionet va include și filialele din cartierele Apalina și Iernuțeni. Astfel, în această

săptămână, angajata instituției care asigură deservirea cititorilor la cele două filiale va

participa, alături de alte nouă bibliotecare din județ, la cursurile special organizate în acest

sens la Tîrgu-Mureș.

De ziua Unirii vin calculatoarele

Filialele din Apalina și Iernuțeni ale Bibliotecii Municipale Petru Maior din Reghin vor fi dotate
cu câte două calculatoare ce urmează a fi conectate la internet. Primele două calculatoare
vor sosi în 24 ianuarie și vor ajunge la Biblioteca din cartierul iernuțeni , unde la această oră
fondul de carte include 6500 de volume.

Programul Biblionet dezvoltat de Fundația Bill & Melinda Gates asigură o finanțare de 26,9

milioane de dolari, menită să crească capacitatea bibliotecilor publice de a răspunde nevoilor

cetățenilor. Este vorba despre un program de cinci ani, demarat în 2009, care le va facilita

românilor accesul gratuit la informație, prin dezvoltarea unui sistem de biblioteci publice

moderne în România. Prin cursurile de formare și tehnologia furnizată, Biblionet va ajuta

bibliotecile să asigure servicii în comunitățile locale sub forma unui parteneriat între IREX

(firma care implementează proiectul), Asociația Națională a Bibliotecarilor și Bibliotecilor

Publice din România , autoritățile locale și naționale și bibliotecile din țară.
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Mai mulți cititori

Astfel, implementarea programului are drept rezultat înființarea unei rețele de biblioteci cu
calculatoare cu acces public ( acele biblioteci care își stabilesc ca prioritate accesul public la
informație și demonstrează disponibilitatea de a-și asuma o parte din costurile implicate în
amenajarea unor noi centre cu calculatoare publice și internet),
furnizarea de servicii de formare pentru bibliotecari și un parteneriat cu Asociația Națională a
Bibliotecarilor și Bibliotecilor Publice, pentru a constitui structuri administrative durabile care
să poată răspunde nevoilor în continuă schimbare ale bibliotecilor moderne și să ofere în viitor
servicii relevante bibliotecarilor.

Toate acestea sunt menite să ducă la promovarea valorilor bibliotecilor pentru comunități,
lucru care la Reghin începe să fie vizibil. Astfel, în ultimii doi ani, din momentul instalării
primelor 6 calculatoare, frecventarea instituției de către publicul cititor a crescut simțitor. De
exemplu, doar în luna decembrie, numărul celor care au trecut pragul bibliotecii a crescut cu
aproximativ 30 %.

1.1.4 Retro(per)spectiva mureşeană (2012-01-14 07:20)

Paradoxul agricol

Din punct de vedere agricol, anul 2011 a fost unul cu două fețe: o primă parte foarte bună,

ceea ce a permis recolte uneori peste așteptări, iar apoi o toamnă demnă de a fi consemnată

în Cartea Recordurilor din cauza secetei extreme. Astfel, în 2011 producțiile au fost bune la

majoritatea culturilor din județul Mureș: „La grâu am avut o suprafață de 24.818 de hectare

și am realizat o producție medie de 3.631 de kilograme per hectar; la orz boabe am avut în

cultură 1.814 hectare și am realizat o producție medie de 3.695 de kilograme per hectar; la

porumb boabe, care deține cea mai mare suprafață, am avut 63.769 de hectare și am realizat

o producție medie de 4.800 de kilograme per hectar", a exemplificat Liviu Timar, directorul

Direcției pentru Agricultură și Dezvoltare Rurală Mureș. Astfel, la porumb s-a realizat un nou
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record: cea mai mare producție la nivelul județului Mureș din ultimii 30 de ani. Producții mai

mici comparativ cu anul 2010 au fost realizate în pomicultură (o producție de doar 61 % față

de anul 2010). „Din punctul de vedre al producțiilor animaliere, acestea sunt asemănătoare

cu cele din anul 2010, efectivele de animale rămân cam aceleași, cu o tendință de creștere,

în special la ovine. În anul 2010 la ovine aveam 388.431 de capete, iar în 2011 aveam

469.228 de capete. La bovine, în 2010 erau 68.416 de capete, iar în 2011 – 67.088 de capete.

Efectivele de porci, în 2010 am avut la nivel de județ 104.649 de capete, iar în 2011 113.690

de capete", a completat Liviu Timar. Ca o concluzie, se poate spune că anul 2011 a fost un

bun din punct de vedere agricol.

Probleme au apărut…

…odată cu seceta: „O problemă pe care am avut-o este legată de programul de însămânțări

de toamnă. Ne-am propus să însămânțăm, în toamna anului 2011, 33.129 de hectare. Dar

având în vedere că în lunile august, septembrie, octombrie, noiembrie, la nivelul județului

Mureș am avut o secetă pe care n-am mai întâlnit-o de 33 de ani de când lucrez în agricultura

județului Mureș, și pe care nici alți fermieri mai în vârstă decât mine nu au mai întâlnit-o, în

toamnă am reușit să însămânțăm per total doar 15.958 de hectare, deci în procent de 47 %.

Din totalul suprafețelor semănate, la intrarea în iarnă suprafețele răsărite au fost în procent

de 15 %, iar restul culturilor au intrat nerăsărite în iarnă. O altă problemă deosebită, tot

cauzată de secetă, este că noi trebuia să executăm 106.000 de hectare de ogoare, suprafețe

pe care trebuia să le însămânțăm în primăvară. Din păcate, în toamnă n-am reușit să arăm

decât aproximativ 30.000 de ha, ceea ce este foarte puțin. Într-adevăr, după 1 ianuarie 2012,

am avut câteva zile bune de lucru, în sensul că am avut și anumite precipitații și producătorii

agricoli încearcă să execute arăturile pentru a putea însămânța în condiții corespunzătoare în

primăvara anului 2012", a precizat șeful DADR Mureș.

Situația s-ar putea redresa…
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…dacă în perioada următoare va ploua bine, astfel încât pământul să poată fi lucrat: „Ideal
ar fi ca în iarna aceasta să avem mai multe precipitații, să putem să arăm, iar în primăvară
să avem condiții bune de însămânțare, deci nu ploi excesive. Ceea ce ar fi total nefavorabil
ar fi temperaturi de -20 de grade fără zăpadă; astfel și ceea ce este sămânțat în toamnă
ar fi posibil să înghețe", a completat Liviu Timar, care a încheiat pe un ton pesimist: „Ca
o concluzie: semnele sau premisele pentru anul 2012 nu sunt foarte favorabile pentru cei
care lucrează în agricultură; este cert că la nivelul județului Mureș în anul 2012 nu ne putem
asigura grâul pentru pâine din producția proprie".

1.1.5 Luduşul văzut de luduşeni (2012-01-14 07:32)

Biblioteca orăşenească din Luduş ne-a obişnuit cu organizarea unor interesante şi instruc-

tive manifestări culturale care se adresează tuturor categoriilor de vârstă şi de preocupări ale

luduşenilor. De data aceasta, ideea aparţinând bibliotecarei Angela Totu, a fost organizat un

concurs destinat fotografilor intitulat „Luduşul văzut de luduşeni".

Prezenţă numeroasă

Pentru ediţia I s-au înscris fotografi amatori care au trimis un mare număr de lucrări în alb-
negru şi color cu imagini interesante din oraş. Juriul din care au făcut parte Emil Panaitescu din
Sighişoara, fotograf la muzeul de istorie, prof. Delia Petre şi Marius Popa, fotograf profesionist,
a avut o misiune dificilă, dar în final a acordat premii pentru Raul Ercean (locul I), Ana Gherman
(II) şi Dragoş Unguru (III). Un premiu special a fost acordat „in memoriam" lui Kocsis Levente
Csongor, dispărut într-un accident de circulaţie.

În cadrul expoziţiei au mai expus lucrări interesante Vlad Alexandru Petac, Alexandru
Grebenişan, Tolokan Hermina Andreea, Sebastian Răzvan Căpuşan, Balogh Timea Emeşe,
Barta Noemi Blanca, Ana Oltean şi Diana Popoviciu. Moderatoarea Adela Cazacu a anunţat
că în acest an se va desfăşura ediţia aII-a cu un nou regulament, cu mai multe secţiuni şi a
mulţumit participanţilor şi sponsorilor Monica Pop, Cristi Moldovan, Neluţu Botezan, Antoniu
Berar, Ovidiu Rusu, Delia Petrea, Marius Popa şi Florin Haţegan.
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1.1.6 Primii 20 de ani au fost grei, dar frumoşi (2012-01-16 21:36)

Ești în sala de spectacole, cu scaune tapisate în catifea roșie. Pe scenă apar pe rând toți

instrumentiștii. Fiecare își găsește locul, iar apoi începe să-și acordeze sau doar să-și verifice

instrumentul, într-o gălăgie lipsită de orice muzicalitate. Hărmălaia e întreruptă încet-încet

de dirijor. Parcă din privire, pe fiecare instrumentist îl reduce la tăcere. Răbdător, așteaptă

clipa de liniște, când fiecare e pregătit și toți sunt cu ochii la baghetă. O mișcare bruscă,

fermă și începe muzica, acea plăcere pe care fiecare o definește, percepe și înmagazinează

în felul propriu pe care nu-l poate defini. Acel amestec obținut, după o rețetă necunoscută

în proporție de 100 %, după ce combini priceperea mecanică de a mânui instrumentul,

calitatea instrumentului, genialitatea compozitorului, priceperea dirijorului de a sincroniza

totul, acustica sălii și, de ce nu, apetitul spectatorilor. Multe necunoscute, multe posibilități de

a da greș. Însă atunci când toate se întâmplă, senzația care rămâne nu poate fi descrisă nici

dacă apelezi la cele mai grandioase cuvinte. Știi doar cu certitudine că a fost bine. Nu perfect,

dar foarte bine. Memorabil. În schimb, dacă una din aceste verigi nu tinde spre perfecțiune,

senzația s-a dus. Curios, abia atunci îți dai seama că fiecare contează. Că fără instrumentist,

vioară, partitură, dirijor, acustica sălii sau răbdarea spectatorului senzația nu mai e aceeași.

Memorabilul devine banal.

În 1991…

…Vasile Gliga era în acea liniște, când familia și apropiații erau cu ochii la el, pregătiți pentru
prima mișcare fermă. Acea mișcare avea să pornească o afacere ajunsă astăzi la 20 de ani
de existență. Și nu doar existență, ci evoluție constantă. Diferența e că începutul nu a fost
ca într-o orchestră, pe scenă, cu o sală ținându-și respirația, ci într-o „debara" din care nu
știa exact unde va ajunge. Lutier, plecat dintr-o fabrică de profil, dar de stat, Vasile știa doar
că vrea să facă viori de cea mai bună calitate din bogăția Văii Gurghiului, acel lemn pe care
lutierul îl învață să cânte. Mai știa și că are alături familia.

În jur era doar schimbare. Trecuse foarte puțin timp de la Revoluția din 1989, iar libertatea
câștigată dădea „aripi" tuturor. Erau vremurile în care puteai vinde aproape orice, oricum,
oriunde. Te puteai îmbogăți rapid, fără să te pricepi la nimic, având doar o doză de curaj. Era
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vremea când toată lumea încerca să se privatizeze. Ca în orice atmosferă de entuziasm, mulți
s-au pierdut, foarte devreme sau mai târziu. Afară era doar o gălăgie nebună.

N-a fost cazul micii afaceri care se năștea într-o debara. Vasile și Elena Gliga au început de
la două viori pe care le-au fabricat într-o lună, iar apoi le-au vândut. Dar aveau încredere că
lucrurile pot merge bine. Certitudinea era o vioară vândută în anul 1990, la Viena, cu 5.000
de mărci, o vioară pe care juriul de la Cremona a apreciat-o la un concurs organizat în 1988.
Cum această certificare venea de la orașul familiilor Amanti, Guarneri și Stradivari, drumul nu
avea cum să fie greșit.

La început „orchestra" număra cinci persoane: Vasile, Elena și copiii lor - Dumitrița, Cristian

și Mirona. Fiecare ajuta. Dumitrița, fiica cea mare, ajunsă în clasa a șaptea, traducea core-

spondența cu clienții din străinătate, iar ceilalți se implicau cum puteau în producție, inclusiv

mezina Mirona. Dar „fiecare zi e un început, nu poţi să te limitezi doar la momentul când

am făcut prima vioară", spunea Vasile Gliga într-un interviu. Așa că, pe zi ce trecea, lucrurile

au început să evolueze, iar la scurt timp s-a alăturat și Sandu Stroe, care a renunțat la o

funcție de director tehnic al fabricii de instrumente muzicale, pe atunci de stat. În decembrie

1991, cu bani împrumutați, familia a achiziționat o casă în Reghin. Peste doar câteva luni s-a

împrumutat din nou pentru a pune bazele firmei. În anul 1992, în „orchestră" erau deja șase

persoane în plus față de familie. Muzica suna altfel, după o altă partitură. Afacerea începea

pe nesimțite dezvoltarea. În 1993 cei șase erau deja 12, un an mai târziu ajunseseră la 24, iar

în anul 1995 firma deja dădea 48 de salarii.

Perioada 1996-2000…

…n-a dus lipsă de griji și schimbări profunde. Erau vremurile în care încă se „dădeau tunuri",
în care guvernarea strângea șurubul, în care inflația te făcea din înstărit sărac în câteva
săptămâni. Vremuri tulburi, neclare, nesigure. A fost perioada unor noi schimbări, unor noi
speranțe urmate de noi dezamăgiri.

În afacerea familiei Gliga muzica își urma partitura, neabătută de gălăgia de afară. Când
măiestria se completează cu sincronizarea și efortul comun, lucrurile pur și simplu își urmează
calea firească, normală. „Viața este ca a cânta în public un solo de vioară, învățând știința
instrumentului pe măsură ce cânți", spunea scriitorul englez Samuel Butler. Pe măsură ce anii
treceau așa a evoluat și „afacerea din debara". Nu totul era perfect, însă lucrurile au început
să se lege. În practica de zi cu zi, familia Gliga a dovedit că celebra axiomă „vioara trebuie
construită de un singur om" poate fi îmbunătățită. Așa s-au despărțit fazele de fabricare și
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oamenii s-au specializat. Nu din teorie, ci din practică.

Partitura a arătat apoi, din nou, că muzica poate fi îmbunătățită. Dacă în anul 1991 familia

Gliga producea doar instrumente de maestru, în 1997 a apărut a doua fabrică, destinată

instrumentelor student. Trei ani mai târziu, în 2000, și-a început activitatea și a treia fabrică,

deschisă la Toplița, unde se fabrică instrumentele școală. Deși startul inițial își avea rostul lui

- producerea de instrumente de cea mai bună calitate - în mai puțin de zece ani conturul s-a

transformat, s-a lărgit și evoluția a luat o cale extrem de firească. Afacerea nu s-a complicat,

ci a evoluat. Compania Gliga producea deja viori pentru toate buzunarele, fără să facă rabat

de la calitate. Fiecare produs ieșea după partitura lui – produsul de bază necesita 50 de ore

de muncă, pe durata a trei luni, însă vioara de maestru era gata să încânte abia după 300 de

ore de muncă, pe parcursul unui an întreg.

După 2000

Gălăgia de afară se schimbase într-o stare mai aproape de normalitate. Lucrurile de calitate se
cerneau de balast. Mediul de afaceri și chiar societatea începuseră un proces de stabilizare, în
care ieșea la suprafață calitatea. Chiar dacă pentru unii încă mai existau scurtături, afacerile
de calitate se puteau vedea în peisaj, erau din ce în ce mai evidente.

Familia Gliga strânse deja ani de zile în care producția afacerii lua calea exportului în proporții

care se apropiau de 100 %. Contactul permanent cu lumea occidentală a făcut ca de la

standardul de calitate să nu se poată face rabat. Cristian, fiul cel mare al familiei, se mutase

în Statele Unite ale Americii unde a pus bazele unei rețele mari de distribuție, care a făcut

ca peste 50 % din producție să ajungă peste ocean. Afacerea a rămas în familie, dar familia

a început să cucerească lumea. Muzica se cânta deja după altă partitură și totuși nimeni nu

părăsise sala. Cu toate că la un moment dat, din exterior, așa părea.

Dans
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Mezina familiei, Mirona, s-a desprins de meșteșugul fabricării instrumentelor muzicale și a
luat-o pe calea dansului sportiv. Nimeni din familie n-a obiectat, ba din contră, toți i-au fost
alături. În anul 1998 Mirona a început dansul sportiv, iar din 2001 încoace a dominat dansul
sportiv din România și nu numai. Pentru că tatăl spera că fiica sa va confirma, a construit
prima sală de dans sportiv, aproape de casă, iar clubul a fost denumit „Dansul Viorilor".

Nici fiica nu s-a lăsat mai prejos, palmaresul național fiind greu de egalat. Mai mult, excelența
din familie s-a remarcat încă o dată pe plan internațional. În anul 2002 Mirona se plasează
pe locul întâi la Blackpool Dance Festival în Anglia – cel mai prestigios festival de dans
sportiv din lume. Fata reașeza astfel România pe harta internațională a dansului sportiv, după
care devine vicecampioană mondială și adună participări la cinci finale de campionat mondial.

Dar lucrurile nu se întâmplau pur și simplu, fără legătură între ele. Așa cum precizam, nimeni

nu părăsise sala. Asta pentru că în anul 2001 a luat ființă la Reghin Gimnaziul Privat „Mirona",

cu program integrat de dans sportiv și limbă engleză. Nu pentru familia Gliga, ci pentru marea

familie din Reghin, un loc în care angajații, și nu numai, își puteau lăsa copiii de la ora 8:00

până la ora 17:00 pe mâini bune, știind că vor primi o educație de calitate. Din nou, lucrurile

nu se complicau, ci urmau calea firească. Așa era normal să se întâmple. Ca și în domeniul

fabricării instrumentelor muzicale și aici familia Gliga a reușit, în doar câțiva ani, să arate că

pasiunea și dăruirea pot naște performanță de cea mai bună calitate.

Ramificații

Și tot în acea perioadă lucrurile evoluau într-o nouă direcție. Pentru că Vasile Gliga știa că
unul din secretele calității în fabricarea viorilor e lemnul, în anul 1999 activitatea companiei
s-a extins și în exploatarea și prelucrarea lemnului. Din nou natural.

Cum se vedea la acel moment din afară, din „sală"? Cum era perceput totul? Asta o pot spune
doar reghinenii, pentru că acest model e atât de rar în afaceri, încât se apropie de unicitate.
Fiind construit totul pornind de la empatie, de la conceptul lărgit de familie, de implicare activă
în comunitate, era evident că drumul era din nou cel potrivit. Tocmai acesta e motivul pentru
care lucrurile nu s-au oprit aici.

„O masă, un scaun, un vas cu fructe și o vioară; ce altceva îi mai trebuie unui om ca să fie

fericit?", întreba Albert Einstein. Ei bine, lucrurile mergeau la fel de bine la Reghin, chiar

dacă afacerea prospera pe domenii aparent din ce în ce mai diferite. În 2001 s-au pus bazele

Clubului Sportiv „Gliga Companies", care a reușit să fie performant la nivelul județului Mureș.
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Mirona continua succesele absolut remarcabile aproape la fiecare competiție la care participa,

așa că era normal ca gale și concursuri naționale să înceapă să fie organizate la Tîrgu-Mureș și

la Reghin. La fel de normal a fost să apară și o revistă dedicată acestui sport, care se numește

Flash Dance.

Evoluție, evoluție, evoluție

Ritmul creștea, muzica suna din ce în ce mai bine, iar publicul nu putea rămâne indiferent.
Reghineni au numit grupul de firme „Imperiul Gliga", însă admirativ, nu din răutate sau invidie.
Astfel, s-au născut povești pe care marea familie le știe cel mai bine. Un exemplu este episodul
consumat la furtuna care a luat țiglele de pe acoperișul fabricii. Fără niciun telefon dat, fără
nici un imbold de la spate, când furtuna a trecut, angajații s-au strâns la fabrică și au reparat
acoperișul. Așa era normal. Pentru o sincronizare perfectă e nevoie de un bun dirijor, iar un
dirijor bun e acela care reușește să impresioneze prin priceperea profesională completată
obligatoriu de atenție la nevoile fiecărui instrumentist în parte. Lucru pe care Vasile Gliga l-a
cultivat în afacerea familiei încă de când lucra în „mica debara". Pentru că secretul marilor
realizări stă uneori în cele mai calde și umane detalii. Afacerea familiei, fără să fi fost ceva
premeditat, încă din prima zi tocmai pe asta se clădise. Curios sau poate nu, nici măcar nu se
poate spune că e un mare secret.

Dar nici aici nu este sfârșitul poveștii de succes. Pentru că lucrurile n-au rămas pe loc.
Termenul afacere ieșise din definiția clasică, însă continua să-și lărgească orizontul. Familia
Gliga a considerat a fi de bun-simț ca Gimnaziul Mirona să servească o masă copiilor, masă la
care copiii să primească cele mai bune produse. Astfel, au început investițiile în agricultură,
care au făcut ca în prezent Gliga Companies să dețină două ferme (una pomicolă și una
zootehnică), facilități pentru fabricarea produselor naturale din lapte și carne, un restaurant
și chiar o biserică ortodoxă în incinta fermei de la Voivodeni. A venit apoi implicarea mai
substanțială în lumea dansului sportiv, unde Vasile Gliga este de șase ani președinte al feder-
ației române de profil. Școala Postliceală de Antrenori are deja șapte promoții de absolvenți.
Gliga Companies s-a lărgit cu un depozit de materiale de construcții, un magazin alimentar
și un restaurant. În anul 2008, Vasile Gliga a fost ales deputat prin vot uninominal, după ce
majoritatea formațiunilor politice românești l-au curtat. De ce? Pentru că nimeni n-avea vreo
îndoială că Vasile Gliga, fără să facă promisiuni deșarte, va fi ales.

Toate acestea nu s-au întâmplat având în prim-plan ca obiectiv profitul. Dovadă stau cele

zece ediții ale „Zilei Recoltei" organizate la Reghin și Toplița pentru angajați. Din nou, asta nu

s-a oprit aici. Pentru că așa era normal să se întâmple, tradiția companiei s-a lărgit cu Balul

Vânătorilor, Balul Însuraților, celebra „Mămăligă" dinainte de sărbătorile de iarnă, la care se

adaugă numeroasele simpozioane, participări la festivalurile de pe Valea Mureșului și la cel de
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pe Valea Gurghiului sau chiar organizarea întâlnirilor de 25 de ani de la terminarea liceului și

a facultăților. De ce? Pentru că așa e normal, așa se întâmplă atunci când pasiunea merge

umăr la umăr cu implicarea în comunitate.

Secretul?

Sunt lucruri care nu se predau la niciun conservator, precum nu se predau la niciun curs de
management. Sunt lucruri pe care cei care le înțeleg, nu le înțeleg pentru că ajung la concluzia
că așa trebuie, ci pentru că așa simt. Aici se face diferența dintre banal și memorabil. Lucru
care nu are cum să rămână neobservat. La fel ca senzația pe care ți-o lasă acel concert foarte
bun de la care plecam. Acel concert de la care publicul pleacă având pe buze un zâmbet.
Acea calitate care excelează și care nu poate lăsa lumea din jur indiferentă.

Exact același lucru s-a întâmplat și la Reghin. Din debara, afacerea a ajuns subiect acoperit de
una din cele mai cunoscute reviste din întreaga lume – Time Magazine. O întâmplare? Poate,
dar foarte puțin probabil. Și mai puțin întâmplătoare a fost scrisoarea de mulțumire venită
de la Sir Yehudi Menuhin, care s-a înclinat în fața calității viorilor produse la Reghin de Vasile
Gliga. Cu un astfel de cap de listă, devine foarte greu să completezi lista cu personalități
aparte de la noi, dar mai puțin sonore în afara României. Totuși, patriarhul Teoctist, Grigore
Leșe și fostul ambasador SUA la București Michael Guest au fost parte din „publicul" care a
ieșit plăcut surprins după ce au vizitat fabrica de la Reghin. Lista e mult mai lungă, însă asta
contează mai puțin.

Niciunul din familie nu-și poate imagina viața fără activitatea din compania-familie, fără să ia

parte zi de zi la „concert". Iar când omului îi face plăcere ceea ce face, timpul zboară. Așa

au trecut pe nesimțite primii 20 de ani, care au fost cu adevărat memorabili. Iar muzica va fi

cântată mai departe, după partituri pe care probabil doar familia Gliga le poate bănui.

Implicare socială

Vasile Gliga nu și-a clădit afacerea după manualele de management și marketing, ci după
educația de acasă, după valorile tradiționale românești, în centrul cărora domnește familia.
Așa a simțit că trebuie și, prin urmare, așa a făcut. Iar acel trebuie apare și reapare cu
o frecvență care ar înnebuni orice director de marketing dintr-o companie multinațională,
director care n-ar înțelege nimic.
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Nu ar înțelege de ce e nevoie ca toate zilele de naștere să fie sărbătorite cu angajații. De
ce e nevoie anual de o întâlnire cu toți angajații de 8 martie. Nu ar înțelege, și probabil l-ar
scoate din minți, „Mămăliga" de final de an, din nou, cu toți angajații. Nu ar înțelege de ce a
fost nevoie ca familia Gliga să organizeze până acum câte patru ediții ale Balului Vânătorilor
(anual în a treia săptămână din februarie, la care sunt invitaţi vânătorii de la toate grupele de
vânătoare din zonă) și a Balului însuraţilor (anual, în prima săptămână din februarie). Poate
ar pricepe ce e cu Ziua Recoltei (zece ediţii organizate la Reghin şi la Topliţa, ultimele patru
în colaborare cu Primăria Reghin), dar n-ar mai înțelege deloc de ce fiecărui pensionar i se
oferă mâncare și câte 6 kilograme de mere, că doar pensionarii nu mai au nimic în comun cu
afacerea familiei. Și de ce se cheltuiește din banii companiei pe solişti de muzică populară
din zonă, ansamblurile de pe sate, Fanfara municipiului Reghin, pe Parada portului popular,
într-un eveniment în care producătorii din zonă (unii poate chiar concurenți) îşi prezintă oferta
de sezon. Ei, asta ar fi de neînțeles, ar fi prea mult.

Și totuși, e doar o fracțiune din ceea ce probabil Vasile Gliga n-a numit niciodată implicare
socială, ci pur și simplu a făcut-o. Acest capitol ar trebui să fie unul din cele mai lungi din
istoria companiei, dacă ar fi să pomenim fiecare gest, atitudine și sprijin pe care, direct sau
indirect, familia reghineană le-a făcut de-a lungul anilor. Totuși, sunt câteva care merită
menționate, chiar dacă numai pentru puterea exemplului. Nu putem trece peste Cartea
de colorat „Vioara", în care copiii pot colora şi afla povestea viorii, de la arbore la produsul
final, sau sărbătoarea de 1 Iunie 2010 organizată şi susţinută financiar în grădiniţa proprie
pentru toate grădiniţele din oraş, care au dorit să participe la acest schimb de experienţă.
Merită, de asemenea, menționată susținerea directă a fotbalului reghinean, prin Clubul Gliga
Company. Despre dans sportiv, din nou, ar fi enorm de multe de spus. Iar despre organizarea
simpozioanelor, evenimentelor culturale, finanțarea lucrărilor de interes zonal sau național,
participarea la festivalurile Văii Mureșului și Văii Gurghiului se pot scrie, de asemenea, capitole
separate.

Într-adevăr o parte din bunătatea sufletească și materială, împărțită de-a lungul celor 20 de
ani, s-a întors. Vasile Gliga este cetățean de onoare al municipiului Reghin, iar în 2008 - fără
să facă nici o promisiune deșartă oamenilor, care oricum îl cunosc și îl apreciază - a fost ales
deputat. În plus, de-a lungul timpului, familia Gliga s-a bucurat să fie gazda unor personalități
importante din viața societății românești, cum ar fi: Părintele Teoctist, ÎPS Andrei, Petre Roman,
Borbély László, Ecaterina Andronescu, Ilie Sârbu, Liviu Dragnea, Victor Ponta, Bogdan Olteanu,
Nicolae Văcăroiu, Teodor Stolojan, Eugen Nicolăescu, Ion Iliescu, Octavian Belu, Doina Melinte
sau ambasadorii diferitelor misiuni diplomatice aflate la București. La acest lung șir se adaugă
artiștii Ştefan Iordache, Ştefan Hruşcă, Nicu Alifantis, Dumitru Fărcaş, Nicolae Furdui Iancu,
Sava Negrean Brudaşcu, Costel Busuioc, Traian Ilea și mulți alții. De asemenea, familia se
poate mândri că la instrumentele lutierului Vasile Gliga cântă artiști de primă mână, cum sunt
Alexandru Tomescu, Alexandru Moroșanu, Clara Cernat sau Gabriel Croitoru.
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1.1.7 Protest in Romania 2012 (2012-01-17 15:01)

1.1.8 Wave of discontent grips Romania (2012-01-17 15:03)

1.1.9 Legea Sănătății, buturuga Guvernului Boc (2012-01-23 14:14)

[1]

Proiectul de lege a sănătăţii, lansat în dezbatere publică şi care a generat demisia

subsecretarului de stat dr. Raed Arafat, a declanşat un val de proteste spontane,

nemaiîntâlnite în România ultimilor 20 de ani. Ce a determinat ieşirea în stradă a

românilor, vă arătăm mai jos printr-o retrospectivă a evenimentelor ultimelor trei

săptămâni de când a fost anunţată o nouă reformă în sănătate.

Începutul

În 21 decembrie 2011 au apărut primele informaţii concrete despre ce va conţine proiectul
legii Sănătăţii, care urma să înlocuiască anterior adoptata Lege a reformei în Sănătate 95
din 2006. Proiectul de lege era rezultatul muncii derulate de către o comisie prezidenţială
condusă de Cristian Vlădescu. Însuşi preşedintele Traian Băsescu a vorbit despre proiectul
legislativ atunci când a fost invitat într-o emisiune la Radio România. La acea dată, şeful
statului susţine că a avut o discuţie cu Raed Arafat, cel care a creat sistemul SMURD. „Dacă
este vreun duşman mai mare al apariţiei încă unui sistem privat de sănătate, el se numeşte
Raed Arafat, uitând că el a fost fundaţie la Tîrgu-Mureş, la care şi eu am contribuit cu 2 % din
salariu, pentru că făcea un lucru bun”, afirma la acea dată preşedintele Băsescu. Referitor la
apariţia unor operatori privaţi care să asigure servicii de asistenţă medicală de urgenţă, acesta
mai spunea că: „Nu văd nicio nenorocire dacă aşa cum a început Raed Arafat la Tîrgu-Mureş,
o să apară la Constanţa sau la Suceava un al doilea Raed Arafat, care să dezvolte un sistem
privat paralel, de calitate”.
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Tot la acel moment, reprezentanţii Fondului Monetar Internaţional (FMI) care au fost consultaţi
în legătură cu noul proiect de lege a Sănătăţii, susţineau că sunt de acord cu dezvoltarea
asigurărilor private pentru serviciile medicale neincluse în pachetul de bază. „Când bugetul
sănătăţii este atât de restricţionat ca în România, astfel de asigurări pot juca un rol important,
cu condiţia ca pachetul de bază pentru asigurarea medicală obligatorie să acopere toate
serviciile medicale esenţiale”, subliniau reprezentanţii FMI.

De asemenea, aceştia au aprobat şi reorganizarea spitalelor publice ca instituţii publice,
asociaţii, fundaţii sau companii.

Reprezentanţii FMI au adus însă şi anumite critici proiectului de lege. Astfel, aceştia au arătat

că accesul la serviciile medicale din pachetul minimal nu se putea face fără nicio contribuţie

de asigurări sociale de sănătate, mai ales că doar o cincime din populaţia României plăteşte

contribuţii.

Sănătatea, în dezbatere publică

Imediat după vacanţa de Crăciun din 2011, pe site-ul Ministerului Sănătăţii – [2]www.ms.ro
este lansat în dezbatere publică proiectul de lege a Sănătăţii. Din cele 300 de pagini ale legii
95 au mai rămas nici 90, urmând ca o serie de nebuloase din proiectul de lege să fie explicate
şi detaliate prin legislaţia secundară – hotărâri de Guvern, ordine de ministru.

Proiectul de lege elaborat de Comisia Prezidenţială şi pe care şi l-a însuşit Ministerul Sănătăţii,

a fost lansat însă în dezbatere publică fără vreun studiu de impact, studiu obligatoriu, potrivit

articolului 33 din Legea 24 din 2000 privind Normele de tehnică legislativă pentru elaborarea

actelor normative, în cazul în care suntem în prezenţa unui proiect legislativ de „importanţă

şi complexitate deosebită”.

Până după anul nou nu se întâmplă însă nimic, românii fiind preocupaţi de sărbători, vacanţă

şi distracţie şi mai puţin de legea care urma să reformeze din temelii sistemul de sănătate,

prin introducerea în sistem a asiguratorilor privaţi de sănătate, restructurarea spitalelor,

introducerea unui pachet minimal de servicii medicale care sunt asigurate românilor din

contribuţia la asigurările sociale de sănătate care urmau să fie preluate de către societăţi

private, liberalizarea pieţei urgenţelor etc. O mai amplă analiză a proiectului de lege o puteţi

lectura mai jos. Proiectul de lege urma să fie în atenţia opiniei publice până în 28 ianuarie
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2012.

Urgenţele, butoiul cu pulbere

Iar 2012 a aruncat România într-un scandal uriaş pe marginea proiectului de lege a sănătăţii.
În 6 ianuarie, invitat de hotnews.ro să explice de ce nu este de acord cu proiectul de act
normativ în ceea ce priveşte medicina de urgenţă, dr. Raed Arafat, fondatorul Serviciului
Mobil de Urgenţă, Reanimare şi Descarcerare (SMURD) şi subsecretar de stat în Ministerul
Sănătăţii, susţinea că apariţia serviciilor de ambulanţă tip SMURD, omologate de Ministerul
Sănătăţii, însemna că acelaşi buget urma să se împartă de către operatorii privaţi şi de către
cele două servicii de urgenţă publice – SMURD şi Serviciul de Ambulanţă. Altfel spus, serviciile
de urgenţă de stat ar fi ajuns să primească mai puţin bani. Arafat mai arăta că firmele private,
pentru a nu avea costuri mari şi a obţine profit, şi-ar fi redus orele de pregătire a personalului,
scăzut numărul echipajelor şi ar fi întins zonele de lucru. „Astfel scade capacitatea de reacţie
în caz de catastrofe. E ca şi cum am comercializa apărarea României”, spunea subsecretarul
de stat, care recunoştea că nu este împotriva unui sistem de sănătate privat. „Legislaţia
actuală din domeniul urgenţei, pe care am coordonat-o în 2006, permite prezenţa privatului
şi a sectorului privat în domeniul urgenţei. Nu putem vorbi de un monopol de stat pe urgenţă
pentru că asta ar însemna că numai statul asigură urgenţa”, afirma dr. Arafat.

De asemenea, subsecretarul de stat recunoştea că adoptarea unei asemenea legi ar duce la
desfiinţarea SMURD, deoarece din proiectul de lege au dispărut articolele care reglementau
exact cum este organizat şi cum funcţionează SMURD, fiind introdusă o noţiune nouă care să
înglobeze generic serviciile de urgenţă şi anume servicii de tip SMURD care în viziunea legii
puteau fi asigurate atât de privaţi, cât şi de stat, în urma unor licitaţii publice. Dr. Arafat a
mai ridicat şi problema deficitului de personal şi de ambulanţe, susţinând că în Unităţile de
Primiri Urgenţe este un deficit de peste 40 % de medici, în timp ce la Serviciile de Ambulanţă
de 25 %. Liberalizarea pieţei ar putea însemna o creştere a acestui procent deoarece, potrivit
lui Arafat, UPU-urile private i-ar fi atras pe medici cu salarii mai mari şi aceştia ar fi plecat din
sistemul public.

În acelaşi interviu, responsabilul din Minister declara franc că: „Dacă legea va fi asumată în
forma actuală, eu cred că plecarea mea este normală pentru că nu mai am scopul de muncă
la nivelul Ministerului. Nu e un act de bravură sau aşa ceva. În momentul în care partea
urgenţei din lege iese în această formă, vor trebui găsite persoane care să implementeze
aceasta formă”.
Ligia Voro

Cătălin Hegheş

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/01/arafat.jpg
2. http://www.ms.ro/
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Logan Plaster (2012-08-27 14:35:48)
Thank you for this article. Emergency Physicians International is publishing a profile of Raed Arafat in
our next issue. Who should I contact to obtain permission to reprint the photo in this article? Thank
you for your help in advance, Logan Plaster

Punctul (2012-09-04 02:04:09)
You have our permission to reprint the photo if you mention the source.

1.1.10 Băsescu vs. Arafat, războiul declaraţiilor (2012-01-23 14:23)

Luni, 09 ianuarie, preşedintele Traian Băsescu a avut o intervenţie telefonică la o emisiunii
a postului Realitatea TV în care era invitat Raed Arafat şi i-a reproşat acestuia că ar crea o
„psihoză publică”. „Şi noi spunem că sistemul de ambulanţe e un exemplu bun, dar nu e
suficient. Mai avem nevoie de 1.200 de salvări ca să funcţioneze sistemul şi nu numai la
Bucureşti, Cluj sau Iaşi, ci şi la Dalga (n.red. localitate rurală din judeţul Călăraşi). Dacă o
ambulanţă privată e mai aproape de un om din mediul rural care a făcut infarct se poate duce
să-l ia pentru că 112 va dirija ambulanţa cea mai apropiată. Aştept ca dl Raed Arafat să-şi
înţeleagă misiunea de secretar de stat. Nu-i accept ideea că numai statul trebuie să finanţeze
salvări”, a spus preşedintele. De asemenea, şeful statului a susţinut că nu a primit niciun
document de la dr. Arafat prin care acesta din urmă să îşi exprime punctul de vedere faţă de
reformarea sistemului medicinii de urgenţă, înainte să lanseze o campanie publică împotriva
proiectului de lege. „Nu spune nimeni că domnul Arafat nu are dreptul să aibă părerea sa (...)
Dacă are o altă părere decât propriul său ministru ori trebuie să plece ministrul ori secretarul
de stat", a concluzionat şeful statului.

Demisia – scânteie

Marţi, 10 ianuarie, dr. Raed Arafat si-a dat demisia din funcţia de subsecretar de stat în
Ministerul Sănătăţii, declarând că nu este de acord cu proiectul de lege privind sistemul de
urgenţă pentru că în varianta adoptării legii, urgenţa de stat ar dispărea. „Am tras un sistem
de alarmă că distrugem ceva foarte bun: unităţile de primiri urgenţă, serviciul de ambulanţă,
SMURD-ul etc. Avem un sistem de urgenţă integrat, dar interdependent. Dacă unităţile de
primiri urgenţă vor fi afectate va fi afectat şi SMURD. Când va intra factorul comercial, se
va intra în competiţie cu sistemul public şi urgenţa va deveni vulnerabilă. Când o firmă are
interesul să ocupe piaţa celeilalte firme nu mai poţi vorbi de un sistem integrat. Atunci când o
să înţelegem asta, va fi prea târziu: un bilet de drum fără întoarcere”, a avertizat demisionarul
în conferinţa de presă în care şi-a anunţat decizia de a pleca din Minister.

Pro şi contra

Demisia medicului Raed Arafat din funcţia de subsecretar de stat în Ministerul Sănătăţii a
generat o serie de reacţii vehemente atât din partea mureşenilor, cât şi din partea oamenilor
politici din judeţ. „Această reformă are foarte multe capitole, sunt vreo 14. Partea de urgenţă
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este cea mai mică şi mai insignifiantă ca şi afectare. Aproape că sistemul de urgenţă rămâne
exact cum a fost, atât SMURD, cât şi dispeceratele unice vor rămâne aproape neschimbate,
sigur, crescând calitativ. Ceea ce dă posibilitatea acest proiect de lege să fie îmbunătăţit
şi chiar extins într-o colaborare cu mediul privat. Dau toate asigurările că acest proiect de
lege nu prevede cu nimic afectarea sistemului de urgenţă, mai mult v-am dat acest lucru de
noutate. Dispeceratul este al primăriei. Nu m-aţi auzit pe mine de privatizări sau distrugerea
sistemului. De aceea se vede de la o poştă că este deplasată ieşirea domnului doctor”, a spus
primarul municipiului Tîrgu-Mureş, Dorin Florea, unul dintre vicepreşedinţii la nivel naţional al
PD-L.Partenerii de guvernare, reprezentanţii UDMR au avut însă o poziţie mult mai nuanţată.
„Pentru mine nu e atât de simplu pentru că reforma în domeniul sanitar nu este o problemă
politică. Trebuie să fie o problemă de specialitate şi trebuie să servească interesul bolnavilor
sau a oamenilor în general. Eu cred că domnul doctor Arafat este un specialist în problema
urgenţelor şi a fost organizatorul acestor metode, preluate de fapt de la englezi, prin care timp
de 20 de ani a organizat SMURD-ul în mai multe oraşe din România. Eu cred că în această
problemă trebuie să primeze părerea specialistului şi nicidecum a politicului. În această idee
cred că soluţia e să fie larg discutată această problemă şi de populaţie. Cred că proiectul
trebuie apoi discutat în Parlament şi nicidecum nu trebuie să treacă prin asumarea răspunderii.
Regret că domnul Arafat a ajuns la concluzia că e mai bine să demisioneze. După mine e un
specialist bun”, a spus Kelemen Atilla, preşedinte UDMR Mureş.

Opoziţia însă a criticat vehement proiectul de lege, precum şi ieşirile şefului de stat faţă
de acest subiect. „S-a pus căruţa înaintea boilor. Nu poţi să vii cu un proiect de reformă
a Sănătăţii în care nu defineşti casele de sănătate private şi nu defineşti pachetul minim
garantat de Casa Naţională de Asigurări de Sănătate (CNAS) şi casele private de asigurări de
sănătate. Cred că înainte de orice, preşedintele nu are dreptul la iniţiativă legislativă. Ieşirea
preşedintelui denotă clar un interes pe care îl are în promovarea noii legi, interes care, nouă
cel puţin, ne scapă. N-am înţeles de ce vrea să reformeze un sistem fără să dorească să şi
explice în ce se transformă. A fost practic ocolit Ministerul Sănătăţii (MS) – s-a recunoscut că
acest proiect a fost redactat de Comisia Prezidenţială, după discuţii cu MS şi CNAS. În afară
de preşedintele Băsescu şi acoliţii portocali, nimeni n-a reuşit să scoată la iveală argumente
care să stea în picioare pentru ce ar fi nevoie de reforma sistemului în acest sens. Dacă
noi observăm cum este integrat sistemul de urgenţă în România, el este integrat ca parte a
siguranţei naţionale. Greul în medicina de urgenţă este transferat la Ministerul Administraţiei
şi Internelor, nu MS”, a precizat, pentru Punctul, Ciprian Dobre preşedintele PNL Mureş.

În aceeaşi notă s-a exprimat şi liderul social-democraţilor mureşeni, Alexandru Petru Frătean.
„Este o lege evazivă, care dă practic forurilor politice aflate la putere, recte PD-L – UDMR,
deciziile cele mai importante prin hotărâri de Guvern şi ordine de ministru. Seamănă foarte
bine cu încercarea de scoatere de sub controlul Statului banii asiguraţilor, dându-i în adminis-
trare privată. Nu este sub nicio formă în regulă această aşa-zisă reformă şi lege a Sănătăţii.
Din toate punctele de vedere este proastă şi în nici un caz nu este în avantajul oamenilor
simpli, care din puţinul lor contribuie la fondul asigurărilor de sănătate. În ceea ce priveşte
reforma sistemului de urgenţă, acest sistem este unul din puţinele lucruri care funcţionează în
România, este chiar un model pentru state cu mult mai avansate din UE şi este chiar aberantă
ideea de a-l strica”, susţine Frătean.
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1.1.11 Miting de susţinere la Tîrgu-Mureş (2012-01-23 14:43)

Ultima oră

La închiderea ediției, duminică seara, protestele au continuat. În jur de 300 de persoane s-au
adunat în fața Prefecturii și s-au deplasat până la Monumentul eroilor Revoluției. Oamenii au
adus pancarte inscripţionate și au scandat „ Jos Băsescu”, „Unitate”, „Libertate”.

Peste 2.000 de mureşeni s-au adunat săptămâna trecută seara în centrul oraşului pentru a-l
susţine pe dr. Arafat, forţat să demisioneze din Ministerul Sănătăţii în viziunea protestatarilor
chiar de către preşedintele Traian Băsescu. Iniţiativa de protest a plecat de pe reţeaua de
socializare Facebook. La ceasul floral, mureşenii au adus pancarte, bannere, inscripţionate cu
mesaje de solidaritate cu dr. Arafat şi cu SMURD, dar şi cu mesaje anti-Băsescu. Mitingul nu
a fost autorizat, iar forţele de ordine – jandarmii, poliţiştii, inclusiv cei locali - au fost depăşite
de situaţie, mai ales când protestatarii au pornit în marş spre Unitatea de Primiri Urgenţă de
la Spitalul Nou.

Protestul nu a fost văzut cu ochi buni de către autorităţile publice, astfel că a doua zi, a început
vânătoarea organizatorilor protestului şi a mureşenilor care ar fi săvârşit acte de violenţă, sub
directa supraveghere a prefectului Marius Paşcan. „S-au aplicat sancţiuni contravenţionale din
partea jandarmilor, pentru unii din manifestanţi mai agresivi, şi atunci au fost sancţionaţi la
faţa locului. Mulţi alţii vor primi avertismente, cel puţin unele dintre persoanele publice, care
mai puţin sau mai mult, au participat în mod direct la prepararea acestei manifestări. Chiar
dacă nu îşi asumă acum acest lucru sau chiar dacă nu recunosc s-au transmis mesaje din surse
aparţinând unor, fie lideri sindicali, fie lideri politici, cu interes de a escalada acest subiect, a
degenera într-o manifestare şi cu caracter politic”, a spus prefectul legat demarş. Mai mult,
jandarmii care au filmat demonstraţia paşnică au anunţat că cei care vor fi identificaţi că au
comis fapte prevăzute de Legea60 din 1991 republicată privind organizarea adunărilor publice
vor fi sancţionaţi cu amenzi. Cuantumul acestora este între 1.000 şi 10.000 de lei.

[1]

Dezbaterea publică, anulată

Vineri, 13 ianuarie, proiectul legii Sănătăţii a fost îndepărtat de pe site-ul Ministerului Sănătăţii,
după ce preşedintele Traian Băsescu i-a cerut acest lucru premierului Emil Boc. „Nimeni
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din sistem nu vrea schimbarea acestuia. Sau foarte puţini o vor, probabil medicii tineri sau
medicii la mijloc de carieră. Spitalele nu vor schimbarea, medicii de familie nu vor schimbarea,
sistemul de urgenţă nu vrea schimbarea. Înţeleg prin toate semnalele publice că şi o mare
parte a publicului nu vrea schimbarea sistemului de sănătate. În aceste condiţii vă pot spune
că cer public primului ministru retragerea proiectului care viza reforma în sănătate”, şi-a
explicat şeful statului solicitarea.

Cu toate acestea, manifestaţiile împotriva preşedintelui Traian Băsescu au continuat şi vineri
seara, sâmbătă şi duminică în marile oraşe din ţară, inclusiv la Tîrgu-Mureş, protestatarii
solicitând chiar demisia şefului statului şi a Guvernului, precum şi alegeri anticipate.

Iar lucrurile nu par să se domolească, mai ales că în proteste s-au implicat reprezentanţii

partidelor politice din Opoziţie, sindicate şi o serie de lideri ai societăţii civile.

Mesajele românilor de pe Facebook...

...explică atât de ce au ieşit oamenii în stradă, dar şi tentativele de manipulare a opiniei
publice prin tot felul de dezinformări şi de o parte şi de cealaltă.

„Oamenii au ieşit în stradă pentru că s-au săturat de atitudinea preşedintelui!!! Pentru că s-au
săturat ca acest om să distrugă toate simbolurile acestei ţări după bunul plac”, Lore Papp-Dinea

„Nu se desfiinţează SMURD-ul. Cei care faceţi treaba asta să induceţi lumea în eroare, pentru
interesul vostru politic, SĂ VĂ FIE RUŞINE!!!», Cezar Mateiciuc

„Citat din legea foarte controversată: 5. Titlul V Sistemul naţional de asistenţă medicală de
urgenţă şi de prim ajutor calificat. Se păstrează actuala organizare a sistemului de urgenţă.
Nici desfiinţare, nici privatizare...”, Dorin Rusu

„Nu. Numai că se poate privatiza. Citat din FOSTUL proiect: introducându-se suplimentar
posibilitatea furnizării acestor servicii de către orice furnizor care este omologat, în scopul
diversificării surselor de finanţare şi a implementării principiilor de concurenţă reglementată”,
Levente Jancso

„Chiar şi domnul Arafat a zis să nu ne lăsăm manipulaţi, ARAFAT şi SMURDUL NU ÎNSEAMNĂ
POLITICĂ!”, Dani Fcrb

„E o mare efervescenţă pe marginea legii sănătăţii. Atât cei pro, cât şi cei contra însă, au cam
luat-o pe ulei :) Dezbaterea nu mai e pe lege, ci pe persoane”, Ovidiu Megheşan
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1.1.12 Rectorul și prorectorul UMF, plagiatori?! (2012-01-23 14:49)

Un reprezentant al Comitetului de Inițiativă Bolyai (CIB), Hantz Peter, îi acuză pe rectorul
Universității de Medicină și Farmacie (UMF) Tîrgu-Mureș, Constantin Copotoiu, și pe prorectorul
științific, Klara Brânzaniuc, de plagiat, el cerând ARACIS să ia măsuri care să ducă la demisia
celor doi.

Hantz Peter, reprezentant al CIB, a declarat că a sesizat Agenția Română de Asigurare a

Calității în Învățământul Superior (ARACIS) despre acest caz și că a primit confirmarea că

mai multe lucrări ale unor profesori din străinătate au fost copiate de rectorul, respectiv de

prorectorul UMF Tîrgu-Mureș, anunță Mediafax. „Doresc să atrag atenția asupra faptului că

doi lideri ai UMF Tîrgu-Mures, rectorul Constantin Copotoiu și prorectorul Klara Brânzaniuc au

comis mai multe acte grave de plagiat. Un articol publicat de cei doi în 2011 în revista Acta

Medica Marisiensis a fost în întregime copiat din capitolul 4 al tezei de doctorat a lui Wendy

Kelder, de la Universitatea din Groningen, Olanda, publicat în 2008. E grav că s-a copiat și

partea de concluzii. De asemenea, un alt articol din aceeași revistă, publicat de Brânzaniuc, a

fost în mare parte copiat din alte articole scrise în 2006 și 2010 de mai mulți autori străini din

Franța și Anglia, articolele originale nefigurând în lista referințelor", a spus Hantz.

Demisia

Reprezentantul CIB a precizat că a primit declarațiile a trei profesori din străinătate - prof.
Wiggers, dr. Kelder și dr. Hayan - prin care aceștia califică faptele comise de Copotoiu și Bran-
zaniuc ca fiind „acte de plagiat". „Conform regulamentului școlii doctorale a UMF Tîrgu-Mureș,
conducătorii științifici, în acest caz prof. Copotoiu și prof. Branzaniuc, sunt responsabili pentru
calitatea articolelor publicate sub îndrumarea lor. Ca și cercetător științific, consider că, după
cele întâmplate, persoanele în cauză nu mai pot rămâne lideri ai unei universități din UE. Cer
ca ARACIS să ia masuri cât mai urgente care ar putea avea ca rezultat demisia rectorului și
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prorectorului UMF Tîrgu-Mureș despre care am arătat că au plagiat", a spus Hantz Peter.

1.1.13 Țiganii pe piața muncii de la Tîrnăveni (2012-01-23 14:52)

[1] „O viață mai bună” pentru 490 de locuitori ai comunității de romi

Comunitatea de romi de pe strada Rândunelelor din Tîrnăveni va beneficia de o finanțare

nerambursabilă în cadrul Programului de Intervenții Prioritare prin intermediul Fondului

Român de Dezvoltare Socială. Primăria municipiului Târnăveni în parteneriat cu Grupul de

inițiativă a obținut fonduri de la Guvernul României pentru îmbunătățirea condițiilor de trai din

comunitatea de romi de pe strada Rândunelelor.

Prin intermediul proiectului integrat „O viață mai bună” se va realiza modernizarea străzii

Rândunelelor prin asfaltarea a 500 de metri liniari de drum și pietruirea a 278 de metri.

Realizarea a 200 de metri de trotuare, rigole de acostament și două podețe. Prin acest proiect

se va crește accesul pe piața muncii a unor membri ai comunității prin consilierea profesională

a 30 de persoane, calificarea profesională a 15 persoane și angajarea pe perioada lucrărilor a

trei persoane calificate.

„Un obiectiv propus al proiectului îl reprezintă și creșterea gradului de educare a membrilor

comunității în domeniul sănătății și al protecției mediului înconjurător, prin realizarea unei

campanii de educație pentru sănătate și a unei campanii de educare pentru protecția mediului

și gestiunii deșeurilor. De asemenea, se va înființa în cadrul comunității, trei puncte de

colectare selectivă a deșeurilor”, a declarat primarul municipiului Tîrnăveni Adrian Matei.

Banii

Grantul acordat pentru realizarea proiectului este completat de o contribuție a comunității
de 7,36 %, contribuție ce constă în bani. Finanțarea acordată sub formă de grant, va fi
administrată de Primărie. Se estimează că de rezultatele proiectului „O viață mai bună” vor
beneficia un număr de 490 de locuitori ai comunității de romi.
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Proiectul de incluziune socială își propune îmbunătățirea condițiilor de viață și creșterea nivelu-
lui de incluziune socială pentru cele mai vulnerabile categorii de persoane din societatea
românească. Finanțarea este asigurată din fonduri de la bugetul de stat și dintr-un împrumut
rambursabil de la Banca Mondială în valoare totală de 15,4 milioane de euro, iar derularea lui
este asigurată de FRDS, pentru a cărui derulare Fondul colaborează și comunică permanent
cu Agenția Națională pentru romi.

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/01/tarnaveni.jpg

1.1.14 Românii la ora de anatomie socială (2012-01-23 14:54)

Proiectul legii sănătăţii şi isteria naţională pe care au creat-o preşedintele Traian Băsescu şi
dr. Raed Arafat prin ieşirile lor publice mi-au arătat că şi românii au o vocaţie europeană a
huiduielilor şi ieşitului în stradă spontan, cu mai mult sau mai puţin evidente instigări din
partea politicului iubitor de popor supărat pe Putere.

În al doilea rând, am descoperit un nivel al discursului politic, total nelalocul lui în spaţiul
public în care a fost aruncat atât din partea susţinătorilor proiectului reformat a legii sănătăţii,
cât şi din partea opozanţilor acestuia. De la şeful statului care a minimalizat tinzând spre
zero meritele unui simbol – cel puţin în percepţia publică – şi anume ale dr. Arafat şi până la
declaraţiile duşmănoase ale liderilor Opoziţiei, toţi au exagerat şi au pus paie pe un foc mocnit
în conştiinţa publică.
În al treilea rând, am descoperit că românii aşteptau un asemenea moment şi că frustrările
sunt din ce în ce mai puternice în ceea ce priveşte traiul lor de zi cu zi. Doar aşa îmi explic de
ce oamenii au ieşit în stradă fără să fi lecturat proiectul de lege a sănătăţii, nu contest că au
fost şi excepţii, a doua, a treia şi a patra zi. Prima rămâne necontestabil de sprijin al dr. Raed
Arafat.
În al patrulea rând, am observat că românii au devenit radicali. Înrăiţi – sufleteşte şi din
punctul de vedere al ardorii cu care îşi susţin cauza. Dau dovadă de tot mai puţină toleranţă şi
dispoziţie pentru a asculta şi alte opinii şi alte argumente, pentru a accepta puncte de vedere
care nu coincid cu ale lor. Ori e albă, ori e neagră. Ori eşti cu ei, ori eşti împotriva lor. Ori eşti
fan Arafat, ori Băsescu. Ori eşti raţional, ori impulsiv.
În al cincelea rând, aş remarca totuşi pozitiv că românii sunt capabili să apere simboluri,
idealuri, sisteme. Punctul negru ar fi că, în ciuda acestei capacităţi, concetăţenii mei se
bazează prea mult pe emoţie şi prea puţin pe judecată, ceea ce pe termen mediu le-ar putea
arunca în derizoriu acţiunile de protest. Fără un mesaj, un scop şi un obiectiv, orice miting
pare fără cap şi fără coadă, atâta vreme cât dispare şi elementul de spontaneitate după zile
bune de proteste.
În ultimul rând, consider că oricât ar protesta românii, tot dialogul – bineînţeles nu unul al
surzilor - râmâne o armă mai bună de a obţine ce şi-au propus. Dacă şi-au propus ceva.
Ligia Voro
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1.1.15 FCM spune NU retrogradării (2012-01-23 14:56)

În lotul FCM Tîrgu-Mureş care a participat săptămâna trecută la primul antrenament, sub
conducerea secundului Michele Bon, s-au regăsit Balauru, Albuţ, Caparco - portari, Vagner,
Topic, Szilagyi, D. Matei, Iencsi, Nicu, Ghionea, Gugu, Cordoş, Goge, Fl. Dan, Astafei, Pădureţu,
Ilyes, Bumba, Firţulescu, Buş şi Doroş. Potrivit oficialilor clubului, Donadoni, Issa Ba, Celsinho,
Didi, Ruiz şi Subotic vor ajunge la Tîrgu-Mureş la sfârşitul săptămânii.

Printre noii veniţi la lot se numără Andrei Cordoş, care a revenit de la echipa italiană Frosinone
şi mijlocaşul stânga Dragoş Firţulescu (22 ani), care a jucat la Universitatea Craiova şi la
formaţia cipriotă Alki Larnaca. În probe la FC Municipal se află şi atacantul din Republica
Moldova, Anatolie Doroş, în vârstă de 29 de ani, membru al echipei naţionale a Moldovei,
care va pleca în cantonament cu echipa. Vlad Podar, ofiţerul de presă al FCM Târgu Mureş
a precizat, joi, că de la lot au plecat portarul Alin Goia şi atacantul Simone Cavall, iar Amet
Enghin va face pregătirea cu formaţia secundă.

FCM Tîrgu-Mureş îşi propune, în returul campionatului Ligii I de fotbal, clasarea pe locul 12 şi
evitarea retrogradării. „ Avem doi jucători noi, Fiţulescu şi Cordoş, care au semnat cu clubul,
în probe o să vină mai mulţi jucători, printre ei şi unul din Republica Moldova. Lotul este
complet, nu a plecat nimeni, toţi sunt în contract şi încep pregătirile pentru a face faţă returului
campionatului. Lotul va pleca în Antalya, 16-17 zile în cantonament, sunt programate 5-6
jocuri amicale, sperăm că nu o să fie accidentări şi toţi fotbaliştii să fie apţi pentru începerea
campionatului. În retur ne propunem rămânerea în Divizia A, locul 12, avem şanse să ajungem
şi mai în faţă”, a declarat, Tatar Bela, vicepreşedintele Consiliului de Administraţie al Clubului.
Antrenorul principal Maurizio Trombetta nu s-a prezentat, fiind învoit până luni, pentru a-şi
rezolva o problemă acasă, în Italia.
Marius Libeg

1.1.16 Caritate prelungită (2012-01-23 14:59)

Asociaţia „Caritas Mitropolitan Greco-Catolic” Blaj este prezentă în Luduş din anul 2003,

cu activităţi de îngrijire şi asistare la domiciliu pentru persoanele vârstnice organizate prin

intermediul Centrului de Îngrijire la Domiciliu (CID). În prezent, la filiala din Luduş sunt încadraţi
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asistenta socială Persida Stan şi asistentul medical Mihail Oltean, cele două persoane care au

în grijă 70 de oameni în vârstă, aceştia fiind cuprinşi în programul Organizaţiei Nonguverna-

mentale.

Contract prelungit

În şedinţa Consiliului Local Luduş din luna decembrie, consilierii au luat în discuţie cererea
managerului de program Medico-Social, Adina Pârjol de la Asociaţia „Caritas Mitropolitan
Greco-Catolic” Blaj şi referatul întocmit de şeful serviciului „Asistenţă Socială” Mădălina Olariu
din cadrul Primăriei şi au aprobat actul adiţional la Contractul de Asociere încheiat între CLL
şi Organizaţia Nonguvernamentală „Caritas”. Potrivit acestuia, Contractul se prelungeşte pe
durata anului 2012 cu principalul obiect de activitate de „organizarea şi asigurarea funcţionării
în comun a „Centrului de îngrijire medicală la domiciliu”.

În acest scop, Primăria şi Consiliul Local contribuie cu suma de 1.500 de lei/lună pentru
cheltuieli de administrare şi funcţionare a „Centrului”. Persida Stan, manager proiect ne-a
declarat că misiunea Organizaţiei Caritas Mitropolitan este „de a promova caritatea şi justiţia
socială în contractul doctrinei sociale a Bisericii Catolice”.

Ioan A. Borgovan

1.1.17 Provocați de ziua lui Eminescu (2012-01-23 15:03)

Reghinenii s-au dovedit a fi simpatizanții momentelor
artistice

Ziua de naștere a poetului Mihai Eminescu și cea de-a doua ediție a Zilei Naționale a Culturii au

fost marcate la Reghin prin manifestări mai ample decât anul trecut. Acestea s-au desfășurat

sâmbătă, 14 ianuarie, și au debutat cu o slujbă religioasă oficiată la Biserica Înălțarea Domnu-

lui. După ceremonia religioasă de pomenire a ziditorilor neamului, cei prezenți au participat și

la depunerea unor jerbe de flori la bustul poetului Mihai Eminescu. Lângă monumentul aflat

vizavi de biserică, oamenii s-au oprit pentru a asculta pe cei care au recitat poezii și au cântat
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cântece pe versurile poetului. În continuare alaiul s-a deplasat la Casa de Cultură a Tineretului

„George Enescu”, unde în foaierul instituției s-a desfășurat de la ora 17.00, expoziţia „Icoana

din Fereastră”.

Provocarea

Oficiile au fost făcute de scriitorul mureșean Nicolae Băciuţ şi de directoarea Muzeului Etno-
grafic din Reghin, Maria Borzan. Seara a continuat cu un simpozion şi de o prezentare de carte,
acestea fiind urmate de un spectacol de poezie și muzică intitulat „Întru-nceput era Cuvântul”.
Ideea de bază a acestui spectacol a fost aceea de a oferi posibilitatea tuturor celor din sală să
urce pe scenă și să recite o poezie sau să cânte un cântec, creație proprie sau nu.

Provocarea spectatorilor la eliberarea fiorului artistic personal, exprimarea gândurilor și
sentimentelor de moment, generate de ceea ce se întâmplă pe scenă, este o metodă de
comunicare cu publicul care a mai fost practicată și cu alte ocazii în Sala Mare a Casei de Cul-
tură a Tineretului din Reghin. Se pare că spectatorii reghineni agreează astfel de manifestări,
dovedind tot mai mult disponibilitate spre împărtășirea cu cei din jur a propriilor senzații și
percepții artistice.

Printre invitații serii s-au aflat interpreții Florin Săsărman, Majai Gyozo,Angela Mariețiu şi
scriitorii Răzvan Ducan, Lazăr Lădariu, Dorin Borda, Valentin Marica, Laurian Stănchescu,
Cornelia Hetrea şi Gabriela Costescu.

Atmosfera creată de aceștia și de publicul din sală a făcut din seara dedicată Zilei Naționale a
Culturii o seară memorabilă. Cei prezenți au rămas impresionați și s-au declarat mulțumiți de
modul în care au ales să-și petreacă o seară friguroasă din mijloc de ianuarie.

Emeșe Ardelean

1.1.18 SMURD, bani privaţi aduşi în sectorul public (2012-01-23 15:08)

Existenţa Serviciului Mobil de Urgenţă, Reanimare şi Descarcerare i se datorează în mare

măsură dr. Raed Arafat. Acesta s-a luptat cu sistemul românesc de urgenţă de la acea

vreme pentru implementarea unui nou model de a practica medicina de urgenţă. Acceptat de
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pompieri, SMUR, cum se numea la vremea respectivă, a ajuns să fie implementat la această

oră în aproape toate judeţele din România. Despre SMURD, finanţarea sa şi acuze voalate,

puteți citi în rândurile de mai jos.

Începuturile

Potrivit istoriei publicate pe pagina oficială a SMURD Tîrgu-Mureş, în septembrie 1990, sub

egida Clinicii de Anestezie Terapie Intensivă, a început experimentarea sistemului de urgenţă

ce consta în transferul unui echipaj medical spitalicesc cu dotarea necesară la locul unde se

afla pacientul aflat în stare critică, în vederea acordării unui asistenţe medicale de urgenţă

calificate. Echipajul era condus de un medic pregătit în domeniul anesteziei şi terapiei inten-

sive şi în domeniul medicinei de urgenţă. La aceasta fază a început noul serviciu, numit SMUR

sau Serviciul Mobil de Urgenţă şi Reanimare, cu o singură maşina echipată pentru intervenţie

rapidă. În anul 1991, SMUR a primit prima ambulanţă de reanimare, sub forma unei donaţii

din Germania. În octombrie 1991 a început o perioadă experimentală de 6 luni, echipajul

SMUR fiind coordonat de Grupul de Pompieri Militari Mureş, un model care a funcţionat şi a

fost implementat. În 1992, din partea localităţii norvegiene Sauda, SMUR a primit ambulanţe

şi echipament medical de urgenţă. În 1993, cu sprijinul colegilor de la Serviciul de Urgenţă al

Spitalului Regal din Edinburgh, SMUR şi-a amenajat prima cameră de reanimare, iar Brigada

de Pompieri Strathclyde din Scoţia a donat prima autospecială de descarcerare Grupului de

Pompieri Mureş. Modelul SMUR se extinde la Oradea şi Sibiu.

Elicopterul și dispeceratul

În 1997 s-a înfiinţat noul dispecerat comun între SMURD şi Serviciul de Ambulanţă al Judeţului

Mureş. În 1998, a fost organizată o colectă publică în vederea achiziţionării unei noi ambulanţe

de reanimare complet dotată. În anul 1999 s-a introdus în dotarea permanentă a SMURD

un elicopter tip Allouette III. În anul 2000 au fost înfiinţate două echipaje de prim-ajutor în
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cadrul Pompierilor civili dotate cu defibrilatoare semiautomate, unul în comuna Ibăneşti fiind

finanțat de Primăriile Ibăneşti, Hodac şi Gurghiu, iar celălalt în staţiunea Sovata, fiind finanţat

de Primăria Sovata. În anul 2001 s-a deschis primul dispecerat integrat 112 care deserveşte

Pompierii, Poliţia, Ambulanţa şi SMURD. Dispeceratul este finanţat de Primăria Municipiului

Tîrgu-Mureş, împreună cu alte primării din judeţ şi cu Jandarmeria Română.

Surse de finanţare multiple

Finanţarea actuală a SMURD Tîrgu-Mureş este efectuată din următoarele surse: Spitalul Clinic
Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş, care asigură o parte din personalul medical, medicamentele
şi materialele medicale; grupul de Pompieri Militari Mureş, care asigură conducătorii auto,
sediu pentru echipajul de gardă, combustibilul şi întreţinerea ambulanţelor; donaţii din partea
publicului şi a firmelor din judeţul Mureş; donații de materiale şi aparate din străinătate de la
diferite organizaţii cu care SMURD sau Pompierii au relaţii de colaborare.

De asemenea, SMURD este susţinut şi din bugetele locale. „În 2011 am alocat aproximativ 1
miliard de lei vechi, din care o parte printr-o taxă specială percepută populației, iar restul de
la bugetul local. Probabil aceeași sumă urmează să o alocăm și în 2012. Noi suntem foarte
mulțumiți de cum funcționează. Am constatat că o ambulanță ajunge la cele trei comune din
jur”, a spus Dan Vasile, primarul comunei Ibănești.

Momentan, primăria oraşului Luduş plăteşte sume de bani pentru susţinerea serviciului de

la Iernut, serviciu în pericol să fie închis în 2010 din cauza subfinanţării. „Dar și noi am avut

discuții avansate cu doctorul Raed Arafat pentru că urma să vină o ambulanță nouă pe un

proiect și să vedem în ce măsură putem deschide un punct SMURD și la Luduș. Noi sprijinim

serviciul și vă dați seama că niciodată n-am pus în balanță sănătatea oamenilor cu alt gen de

interese”, ne-a spus Florin Urcan, primarul oraşului Luduș.

Fundația pentru SMURD

Din 2007, donaţiile şi sponsorizările pentru SMURD sunt colectate de Fundaţia pentru SMURD,

a cărei preşedinte este dr. Raed Arafat. Membrii Comitetului Director al Fundaţiei pentru
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SMURD sunt: generalul locotenent Vladimir Secară, vice-preşedinte; inspector general, In-

spectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă, Adrian Diţă, Director Corporate Affairs, IRS

Management Group, Frank Hajdinjak din partea grupului E.ON, omul de televiziune şi istoric

Emil Hurezeanu, Alexandru Şerban, Senior Partner, Serban & Musneci Associates şi analistul

pe probleme militare de la Antena 3, Radu Tudor. În campania 2 % din perioada 2010-2011

suma totală colectată de Fundaţia pentru SMURD a fost de 4.919.047,98 RON, o creştere de

aprox. 86 % faţă de campania 2009-2010.

Proiectele

Banii colectaţi de Fundaţia pentru SMURD au fost utilizaţi tot pentru serviciile de urgenţă
SMURD din ţară, şi anume în peste 30 de proiecte: contractarea unui număr de 100 de ore de
zbor „block time”, efectuate cu o aeronavă Piper Cheyenne III, dotată, din punct de vedere
medical, cu echipamente şi aparatură medicală, în conformitate cu standardele europene şi
compatibile cu cele existente în serviciile de medicină de urgenţă, sponsorizarea participării
unui număr de 100 de studenţi, medici rezidenţi, asistenţi medicali, medici specialişti şi
primari la EUSEM 2010, achiziţionarea echipamentelor medicale şi de instruire pentru dotarea
noilor Centre de formare şi pregătire în descarcerare şi asistenţă medicală, îmbunătăţirea
activităţii aeromedicale în zona de responsabilitate SMURD din judeţul Cluj şi Tulcea, prin
dotarea acestei baze aeriene cu un rezervor metalic suprateran pentru alimentarea cu
carburanţi, asigurarea finanţării din partea Fundaţiei pentru SMURD pentru Proiectul POSDRU
„Profesionişti în intervenţia integrată la accidentele colective şi dezastre”, acordarea unui
sprijin material familiei pompierului - sergent major, decedat în timpul intervenţiei pentru
stingerea unui incendiu, achiziţionarea echipamentelor de protecţie pentru echipajele de
prim-ajutor calificat SMURD din Miercurea Ciuc, Odorhei, Topliţa (SMURD Harghita) şi SMURD
Orăştie, dotarea Centrului naţional de formare formatori cu echipamente de prezentare şi
a ISU Horea Mureş cu un echipament necesar intervenţiei în anumite situaţii de urgenţă,
Dotarea SMURD Mureş cu echipamente IT necesare administrării site-urilor de internet ale
SMURD şi Fundaţiei pentru SMURD şi implementării unui sistem eficient de management al
documentelor, dotare autospecială pentru medicul de urgenţă – donaţie Aliat MBO Group
Tîrgu-Mureş, sprijin logistic în vederea unei bune desfăşurări a activităţii Centrului naţional
de formare din cadrul Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă „Horea” Mureş (ISU Mureş),
completarea bazei materiale pentru instruire a Centrului naţional de training în medicină de
urgenţă din cadrul UPU-SMURD Tîrgu-Mureş şi multe altele.

Potrivit E-context, avem tot mai puţine autosalvări. Numărul acestora aproape s-a înjumătăţit
din 1990 şi până în 2010. În 1990, numărul autosalvărilor se ridica la 4.170 de unităţi, a urcat
uşor în următorii ani, pentru ca ulterior să scadă constant, astfel încât, în 2010, numărul lor să
se situeze la 2.536 de autosalvări. O scădere de 40 %!

În această săptămână, în Evenimentul Zilei, dar şi pe blogurile unor jurnalişti au apărut şi
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critici la adresa dr. Raed Arafat. Astfel, la adresa [1]http://prisacariu.kamikazeonline.ro/2012-
/01/12/de-ce-nu-mi-e-simpatic- raed-arafat/, cititorii pot lectura un text publicat de Alina
Moscalu în Academia Caţavencu. Aceasta arăta că un bun prieten al lui Raed Arafat
a câştigat 11 milioane de euro de la Sănătate în 2008. Ministerul Sănătăţii Publice
(MSP) achiziţiona ambulanţe, iar la licitaţie s-a înscris o singură firmă Deltamed SRL, care şi-a
adjudecat contractul. „Deltamed a îndeplinit toate condiţiile din caietul de sarcini la milimetru.
La propriu! În documentul cu pricina erau descrise exact maşinile pe care le poate livra
sereleul din Cluj. Astfel, raportul lungime (9.500 mm) – înălţime (4.000 mm) – lăţime (2.550
mm) a fost respectat cu brio, fără a se depăşi nici măcar o miime de milimetru. Atâta că preţul
oferit MSP a fost puţin umflat. Cel puţin aşa se înţelege, de exemplu, dacă analizăm oferta pe
care a făcut-o aceeaşi firmă, Deltamed, altei firme care a solicitat un preţ pentru exact acelaşi
tip de ambulanţă ca ministerul. În cazul privaţilor, preţul pe care l-au cerut clujenii a fost de
170 de mii de euro”, se poate citi în materialul citat mai sus.

Cam pe aceeaşi idee este construit şi materialul publicat în Evenimentul Zilei.

„Majoritatea licitaţiilor pentru dotarea cu ambulanţe şi maşini de pompieri a SMURD au ajuns
apanajul unui furnizor de echipamente medicale, Deltamed SRL Cluj Napoca, al cărui patron,
Gogan Vasile, este un apropiat şi vechi prieten al lui Raed Arafat, fondatorul şi coordonatorul
SMURD”, scriu jurnaliştii de la EVZ. Aceştia adaugă că Deltamed Cluj a livrat, în perioada
2007-2011, ambulanţe, maşini de pompieri şi echipamente medicale pentru dotarea SMURD,
dar şi a altor unităţi spitaliceşti, de peste 160 de milioane de lei. Într-un interviu publicat în
revista 22, dr. Arafat a respins acuzaţiile. „Toate licitaţiile sunt făcute conform legislaţiei
achiziţiilor publice. Pentru SMURD nu s-au făcut achiziţii la Ministerul Sănătăţii. Cele de
Ministerul Sănătăţii sunt bazate pe standardele europene. Dacă luaţi caietul de sarcini vedeţi
că acestea respectă întocmai standardele Uniunii Europene. Când este o comisie întreagă eu
nu pot să-i spun că aşa vreau eu caietul de sarcini. Eu pot să propun acest lucru, dar toată
comisia trebuie să fie de acord”, a precizat acesta.
Raed Arafat a explicat că Deltamed Srl este singura firma din România care modifică caroserii
la ambulanţe la standarde internaţionale.

SMURD are 200 de echipaje. În 2007 – fiecare locuitor a contribuit cu 15 lei pentru cumpărarea
de ambulanţe. În 2009 cu 3 lei, iar în 2011 cu aceeaşi sumă pentru achiziţia de ambulanţe şi
a unui elicopter.

Lena Graur

1. http://prisacariu.kamikazeonline.ro/2012/01/12/de-ce-nu-mi-e-simpatic-raed-arafat/

1.1.19 Patru zile de sărbătoare (2012-01-23 15:13)

Primăria Sighișoara prin instituţiile de cultură aflate sub autoritatea Consiliului Local – Muzeul
de Istorie, Biblioteca Municipală şi Casa de Cultură – şi în colaborare cu asociaţiile culturale şi
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instituţiile de învăţământ sighişorene organizează în perioada 13-16 ianuarie a.c. Zilele Culturii
Naţionale. Astfel, vineri, 13 ianuarie de la ora 16,00, în Sala de expoziţii temporare de la
parterul Turnului cu Ceas, s-a desfășurat vernisajul de pictură „Icoana din fereastră” cu lucrările
artistului Ştefan Munteanu. Programul a continuat cu un recital de poezie din creaţia artistului
şi a colegilor săi de la Asociaţia Creneluri Sighişorene. Duminică 15 ianuarie de la ora 17.00
în Sala Festivă a Primăriei Grupul coral „Armonia” s-a desfășurat un spectacol de muzică şi
poezie dedicat poetului naţional Mihai Eminescu, de la a cărei naştere se împlinesc 162 de ani.

Azi, luni, 16 ianuarie de la ora 15,30 la Biblioteca Municipală Zaharia Boiu, se desfășoară o seară
de muzică şi poezie cu participarea Cercului de poezie al Clubului pensionarilor. Cu această
ocazie se va prezenta colajul realizat de profesorii de literatură română din şcolile sighişorene.

De asemenea, în prima zi de şcoală a semestrului al doilea la orele de limba şi literatura
română vor fi prezentate reperele operei eminesciene şi ale culturii române.

Istrate Manu

1.1.20 Din cei trei mari, BMW rămâne lider (2012-01-23 15:20)

Tripleta de aur din domeniul maşinilor de lux, mândria industriei auto germane, a reuşit şi
în 2011 să-şi taie felia cea mai mare din piaţa de profil. Iar dintre cei trei, BMW rămâne pentru
al şaselea an consecutiv lider.

Cifrele absolute arată că BMW a vândut 1,38 milioane bucăţi, urmat de Audi la doar 80.000

de bucăţi distanţă şi de Mercedes cu 1,26 milioane de unităţi vândute. Totuşi, Audi este

principalul jucător al anului 2011 pentru că a înregistrat două „recorduri” senzaţionale: 19 %

creştere faţă de 2010 şi a depăşit Mercedes pentru prima dată de la înfiinţarea de acum 102

ani! Am putea chiar adăuga că şi poziţia de lider al BMW, cu o creştere de 12,8 % în 2011, va

fi atacată serios de concurenţa din Ingolstadt.

Volvo!
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Interesant ar mai fi de precizat că înafara tripletei de aur din felia maşinilor de lux, prima marcă
non-germană este …. Volvo! La doar oi ani de la cea mai mare criză economico-financiară,
prin care a trecut producătorul suedez, acesta a reuşit să-şi crească vânzările cu peste 20
% în 2010 şi a reuşit să ajungă la 450.000 de maşini vândute. Volvo a reuşit să devanseze
Lexus şi Infiniti, iar Lexus a reuşit contra-performanţa de a pierde poziţia de lider pe cea mai
importantă piaţă de maşini premium – SUA!

Piaţa auto premium din Statele Unite cunoaşte o nouă eră şi prin prisma faptului că Cadillac
şi Lincoln au scos pe piaţă modele noi în acest segment, iar publicul american este cunoscut
pentru aplecarea spre industria auto autohtonă. Totuşi, unul dintre managerii BMW America
de Nord a dat declaraţia săptămânii în ceea ce priveşte noua concurenţă americană „Cadillac
ATS şi Lincoln MKZ nu sunt concurenţi reali pentru noi. Noi nu producem camioane, taxiuri şi
autobuze. Nu producem canapele pe roţi. Şi nu luăm maşini de volum pentru a le „rebrandui”
şi a le vinde ca maşini premium".

Cristian Teodorescu

1.1.21 Înfrângere pentru BC Mureș (2012-01-23 15:27)

În meciul contând pentru etapa a XVII-a, BC Mureș a cedat în capitală în faţa adversarilor de
la CSM Bucureşti la scorul de 72-69 (25-14, 14-21, 20-16, 13-18). Partida a început echilibrat,
dar de la 8-7 oaspeţii s-au distanţat la 18-7. Băieţii lui Sekulovic au venit din urmă, dar până
la prima pauză n-au reuşit decât să menţină diferenţa la 25-14. În sfertul al doilea, trei puncte
le-a despărţit pe cele două formaţii la intrarea la vestiare, când tabela a indicat 38-35.

La fel ca prima repriză, bucureştenii au început-o bine şi pe cea de-a doua, realizând un parţial
de 18 la 7 care a dus scorul la 56-42. Jocul s-a echilibrat şi tensiunea a crescut pe final de
meci, în minutul 39 scorul fiind de 69-69,. Fometescu a ratat două libere, dar oaspeţii nu au
profitat. Mingea trimisă imediat de Cooley de la mare distanţă nu şi-a atins ţinta şi Martinic a
transformat două aruncări pentru a stabili scorul final, 72-69.

S-au remarcat la CSM Bucureşti: Goran Martinic: 33 puncte, 5 recuperări, 3 pase decisive;
Bryson McKenzie: 9 puncte, 10 recuperări, 1 pasă decisive; Garry Gallimore: 8 puncte, 3
recuperări, 3 pase decisive.

BC Mureş: JuJuan Cooley: 18 puncte, 3 recuperări, 5 pase decisive; Liviu Dumitru: 17 puncte,
6 recuperări, – pase decisive; Virgil Stănescu: 14 puncte, 11 recuperări, 1 pasă decisive.
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Marius Libeg

1.1.22 Secretul Zahărului de succes (2012-01-23 15:31)

Școlarizarea oamenilor și investițiile în fabrică au dus SC Zahărul Luduş SA pe
primul loc în Topul firmelor.

Fabrica de zahăr din Luduş a fost inaugurată în anul 1960 fiind o reuşită colaborare economică

între România şi Franţa. De-a lungul anilor, la Luduş, milioanele de tone de sfeclă s-au trans-

format în cristalele albe şi dulci care au dus numele oraşului în lume. Conform rezultatelor

economice, de curând SC Zahărul Luduş SA a fost clasată pe primul loc în Topul firmelor

întocmit de Camera de Comerţ şi Industrie Mureş în domeniul său de activitate.

Privatizare de succes

Ing. Ioan Armenean, managerul general spune că după anul 1989 privatizarea fabricii a
avut trei etape distincte, cu trei investitori dintre care doar SOCIETE DE SUCRERIE DU MAR-
QUENTERRE a ştiut care sunt etapele care trebuie realizate la Luduş pentru a plasa fabrica
într-un mediu concurenţial şi realizarea unor parametrii competitivi în UE.

„Încă din perioada 2002 – 2004, preşedintele Consiliului de Administraţie Gerard Dujardin ne-a

spus clar că România va intra în UE şi fabrica trebuie să atingă foarte repede productivitatea

şi parametrii din Comunitatea Europeană”, îşi aminteşte Ioan Armenean. Perioada de început

nu a fost uşoară pentru că trebuiau făcute modificări tehnologice şi schimbate mentalităţi

umane consolidate în deceniile anterioare.

Cheia succesului
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Procesul de modernizare a fabricii a început în iarna anului 2001 în sectoarele care pot aduce
un plus de valoare în cel mai scurt timp. După un program judicios de investiţii, consumul de
energie a scăzut de la 55m.c/tona de sfeclă la 22 m.c., o reducere de 60 %. Apoi, investitorii
au considerat că este foarte important ca oamenii să lucreze cu cele mai performante scule şi
dispozitive şi, în consecinţă, fiecare atelier a fost dotat la fel ca fabricile din Franţa câştigându-
se astfel câteva procente la productivitate.

Concomitent cu dotarea materială, CA a insistat pe şcolarizarea oamenilor, „o metodă foarte
eficientă şi ieftină, dar cu rezultate deosebite, pentru a crea saltul calitativ al muncii”, spune
Ioan Armenean. Au fost aduşi specialişti din Franţa pentru recalificarea muncitorilor, pentru
introducerea unor noi metode de lucru şi tehnologii realizate cu scule şi dispozitive unicat în
România. În ultimii ani s-au rezolvat şi pierderile de căldură, au fost recuperate sursele de
căldură secundară, s-au realizat protecţiile anticorosive, s-au montat conducte de inox, iar
fabrica a fost dotată cu un sistem de automatizare de ultimă generaţie pentru conducerea
procesului de producţie.

Nu în ultimul rând, Zahărul Luduş a creditat fermele agricole cu până la 50 % din valoarea
sfeclei contractate şi a acordat producătorilor sămânţă, ierbicide, îngrăşăminte şi maşini
agricole. Familia celor 170 de angajaţi beneficiază de toate condiţiile pentru desfăşurarea
activităţii, iar CA investeşte şi în dezvoltarea edilitară a oraşului- parcurile pentru copii - pe
lângă planul de investiţii din fabrică în valoare de 1,5 – 2 milioane de euro prin cele 43 de
obiective de realizat în acest an.
Ioan A. Borgovan

1.1.23 Mitingul CNSLR Frăția, anulat eficace (2012-01-23 15:39)

La Tîrgu-Mureș s-a constituit Alianța pentru sănă-
tate

La iniţiativa unor reprezentanţi ai Colegiului Medicilor, Asociaţiei Patronatelor din Medicină, Or-
dinului Asistenţilor Medicali şi a Moaşelor din România, Sindicatului SANITAS şi altor specialişti
în medicină s-a înființat la Tîrgu-Mureș Alianţa pentru Sănătate.

„În momentul în care s-a inflamat situaţia pe proiectul legii Sănătăţii CNSLR Frăţia şi-a manife-

stat intenţia de a organiza un miting în data de 21 ianuarie. Pentru organizarea acestui miting

am invitat alături de noi asociaţii profesionale şi alte ONG-uri interesate de a fi alături de noi.

Sâmbăta trecută, când a avut loc convocarea celor care erau interesaţi de o acţiune de protest,
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nu mai aveam mingea în teren pentru că preşedintele Băsescu retrăsese proiectul, dar dacă

tot ne-am adunat am considerat că nu e bine să rămânem în letargie, ci să încercăm să facem

o construcţie care să fie activă şi care să poată reacţiona când este nevoie”, a declarat Liderul

CNSLR Frăţia Mureş, Călin Orlando Cociş.

Obiectivele Alianței

Potrivit acestuia, asociaţia îşi propune elaborarea unei legi a Sănătăţii care să fie în con-
formitate cu interesele pacienţilor, dar care să redea şi demnitatea meseriei personalului
medico-sanitar. Scopul Alianţei pentru Sănătate îl reprezintă perfecţionarea practicii, cercetării
medicale şi învăţământului medical, în vederea optimizării sistemului de asistenţă medicală,
dar şi îmbunătăţirea stării de sănătate a populaţiei din România.

De asemenea, se are în vedere informarea şi discutarea problemelor de sănătate cu publicul

şi alte organisme neguvernamentale sau guvernamentale implicate în ameliorarea stării de

sănătate a populaţiei, precum şi elaborarea unor strategii specifice în probleme de ordin

general.

Cum?

În realizarea obiectivelor sale, Alianţa pentru Sănătate va atrage noi membri din rândul spe-
cialiştilor, dar şi din clasa politică, indiferent de culoarea acesteia. Potrivit platformei, Alianţa
pentru Sănătate s-a înfiinţat ca o reacţie necesară în actualul context, când elaborarea unei
legi a Sănătăţii a stârnit atât de multe controverse. „Este obligatoriu ca părerile specialiştilor
să se regăsească în acest document. Scopul membrilor Alianţei este de a-şi folosi cunoştinţele
şi a-şi aduce contribuţia lor la elaborarea unei legi a Sănătăţii, care să fie în conformitate
cu interesele pacienţilor şi în acelaşi timp pentru redarea demnităţii meseriei personalului
medico-sanitar. Specialiştii se angajează să acopere aria de expertiză din domeniul pe care îl
reprezintă”, se arată în documentul de constituire.
Cristina Vancea
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1.1.24 Și târnăvenenii îngreunează traficul (2012-01-23 15:42)

Criză sau nu, la capitolul auto municipiul Târnăveni stă destul de bine. Peste 6.000 de
mașini există înmatriculate la Târnăveni, în condițiile în care la ultimul recensământ a fost
numărată o populație cu puțin peste 22.000 de locuitori. Ceea ce înseamnă că ar reveni câte
o mașină aproape la fiecare familie. Realitatea stă însă ușor diferit, deoarece peste 5000 de
autovehicule aparțin persoanelor fizice, existând aproximativ 4.000 de proprietari. Aproape
1.000 de autovehicule aparțin societăților comerciale din localitate, care au ca număr de
proprietari doar 281 de firme. Față de anul 2010 numărul mașinilor înmatriculate în municipiu
a scăzut doar cu aproximativ 100.

Iubim Dacia

Cele mai multe mărci de mașini sunt cele aparținând modelului Dacia 1300, peste 500 de astfel
de autoturisme fiind înmatriculate la Târnăveni. Locul 2 este ocupat de marca Volkswagen
Golf cu aproape 300 de mașini, iar locul 3 de Logan cu 247 de autoturisme.

La firme situația stă diferit. Primul loc îl ocupă Loganul, urmat de mașinile de până la 12 tone,
iar apoi de remorci care sunt înmatriculate distinct, la fel ca și un autovehicul.

Toate aceste cifre care prezintă numărul autoturismelor din Tîrnăveni sunt resimțite de

conducătorii auto în traficul de zi cu zi, la orele de vârf existând coloane de mașini de peste

un kilometru în zona centrală a municipiului.

Ce spun târnăvenenii

„Toți se plâng de criză, dar nu mai încapi de mașini pe străzi și în cartiere, iar când mai vin și
cei din Italia acasă e o adevărată bătaie pentru un loc de parcare”, a declarat Mihnea Răduț,
un pensionar în vârstă de 59 de ani.

„Eu nu știu de unde au oamenii ăștia bani de benzină, dacă se plâng toți că sunt șomeri”,
exclama revoltată Elena M., o femeie în vârstă de 47 de ani.
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„Traficul feroviar a fost înlocuit aproape în totalitate la Târnăveni de cel rutier. Mai mult decât
atât, majoritatea firmelor din municipiu sunt de mici dimensiuni, cu câte un vehicul sau două
în parcul auto, ceea ce face ca numărul de mașini să sporească în statistici”, a declarat un mic
întreprinzător.

„E un paradox la noi. Ne plângem și constatăm sărăcia locală la tot pasul, însă când vine vorba
de mașină cunosc oameni care își cheltuiesc ultimul bănuț ca să mai facă o tură prin centru.
Iar din cauza aceasta nu mai încapi pe străzile astea, care nu au fost concepute să facă față
unui asemenea trafic”, a declarat un taximetrist.

Mircea Barbu

1.1.25 Disputa indicatoarelor și marea confuzie (2012-01-23 15:44)

Între municipiul Sighişoara şi comuna limitrofă Albeşti nu a existat multă vreme o graniță

stabilă. Astfel, timp de 5 ani cele două localități au fost în litigiu din cauza a două documente

care se bat cap în cap, și anume: un decret prezidenţial din 1976, prin care 70 de hectare din

teritoriul comunei Albeşti erau atribuite Sighişoarei și Legea 2/1968 potrivit căreia comuna

Albeşti se situează, ca limite teritoriale naturale, între Valea Hotarului, la est, şi Valea Dracului,

la vest. Aceasta din urmă marchează, conform aceleiaşi legi, graniţa între Albeşti şi municipiul

Sighişoara. În plus, Sighişoara administrează din anul 1982 cele 70 de hectare peste „graniţă”,

teren pe care a fost ridicată platforma industrială a municipiului, dar şi un cartier rezidenţial…

La final de „lupte”…

Pentru a delimita clar granița dintre cele două localități și a înlătura situația hilară în care

locuitorii de pe strada Baraților trebuiau dublu impozați, deoarece primarul de Albeşti, Toader

Stroian susţinea că strada aparţine în întregime Albeştiului, iar primarul de Sighişoara Dorin

Dăneşan consideră că e pe jumătate, adică partea dreaptă a Sighişoarei, s-a pornit un proces

care a durat 5 ani. Trecând prin toate instanţele, în final Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie
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a dat câştig de cauză Sighişoarei prin Decizia nr.608/2004, irevocabilă. Cu toate acestea

la sfârșitul lunii decembrie, Secţia Drumuri Naţionale Mureş din cadrul Direcţiei Naţionale

de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale din România a trimis un fax - semnat de un înlocuitor al

şefului de secţie Ispas Gheorghe – care anunța că se va proceda la „demontarea, respectiv,

montarea indicatoarelor rutiere” sus-menţionate. În ciuda răspunsului Primăriei Sighişoara,

prin care se precizează că demersul se află în afara legii, întrucât actele invocate în faxul

SDN Mureş nu confereau „dreptul legal de a opera modificări în ceea ce priveşte montarea

şi demontarea unor indicatoare rutiere care atestă intrarea/ieşirea din localităţile Sighişoara,

respectiv, Albeşti pe tronsonul în care acestea sunt limitrofe”, arătând că „Ordinul Prefectului

nr. 231/4.08.2011 se referă la constituirea comisiei de delimitare cadastrală a limitelor

hotarului administrativ între Comuna Albeşti şi Municipiul Sighişoara, iar procesul verbal nr.

6328/22.12.2011 nu este semnat de Primăria Sighişoara numiţi de către Prefect şi nici nu

constituie un act final de delimitare (....), iar Hotărârea Consiliului Local al Comunei Albeşti nr.

50/28.12.2011 nu poate produce efecte legale anterior pronunţării Instituţiei Prefectului, care

exercită controlul legalităţii asupra acestui act administrativ.”

În ciuda acestor precizări legale, circul programat s-a produs, s-a şi televizat, iar locuitorii

celor două localităţi au avut subiect de discuţii pro şi contra timp de o săptămână…

Confuzia…

În 4 ianuarie 2012, şeful SDN Mureş dl. Gheorghe Ispas a transmis o scrisoare celor două
primării implicate, dar şi la DRDP Braşov District Sighişoara, respectiv, Poliţia Sighişoara prin
care anunța că „urmare unei regretabile confuzii de interpretare a legislaţiei şi normativelor
tehnice în vigoare privind semnalizarea rutieră, confuzie având la bază contenciosul adminis-
trativ privind delimitarea teritorială între cele două entităţi administrativ teritoriale...” şi „se
dispune Districtului Sighişoara remontarea indicatoarelor de intrare în localitate...”, precizându-
se şi baza legală a definirii poziţiei acestora, condiţiile în care se poate schimba limita de
amplasare pe DN13, aşa cum este ea definită, precum şi faptul că soluţia de amplasare a
indicatoarelor de localitate dispusă prin această adresă „este conformă cu Standardul Român
SR 1848 -1-10-2108 Semnalizare rutieră. Indicatoare şi mijloace rutiere.” Adresa conţine şi
detaliile aplicabile situaţiei extrase din actele normative indicate. În urma acestei dispoz-
iţii, indicatoarele au revenit la poziţia anterioară, stabilită prin sentinţă definitivă şi irevocabilă.

Istrate Manu
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1.1.26 Nu vă supărați, azi la ce oră e revoluția? (2012-01-23 15:46)

La proteste vin tot felul de oameni. Unul era cu o icoană cu Iisus. Nu știu ce s-o fi gândit
când l-a luat pe Iisus la protest, nu l-am întrebat. Alții vin pentru că e la modă să protestezi.
Alții vin pentru că sunt în opoziție și abia așteaptă să-i dea jos pe portocalii. Liderii lor din
mulțime de obicei stau pe la mijloc și, când lumea se uită la ei mai insistent, bagă capu-n
pământ. Vor să fie acolo, au mobilizat și ei oameni, dar nu vor în prima linie. Mai sunt cei care
chiar vin pentru că simt că la acea oră, în acel moment, acolo e cel mai firesc loc unde pot fi.
Nu vin în fiecare zi, că fiecare are programul lui. Și-n plus a fost și al naibii de frig. Un grup
de studenți chiar făceau de gardă, cu schimbul. Când înghețau bocnă, veneau colegii să-i
schimbe. Oricum, doi-trei tot timpul erau pe acolo.

De strigat se strigă de toate. Cel mai des „jos Băsescu!”, „Florea nu uita va veni și vremea
ta!”, iar din ziua în care protestul de la Tîrgu-Mureș a devenit itinerant, a început să fie la
modă și „Nu stați la balcoane, că muriți de foame!”. Se mai și înjură, ce-i drept. Omul dacă
tot vine la protest, are uneori și pretenția să se descarce. Ș-atunci mai scapă printre dinți și
câte una de duh.

Treaba cu plimbatul cred că-i o invenție târgumureșeană. Se strâng la 6 seara, la ceasul cu
flori. Apoi, încolonată, pe trotuar, lumea o ia către Prefectură. Se stă ce se stă, apoi pornesc
spre Primărie, de acolo la troiță, apoi își aduc aminte de sediul PD-L. De lunea trecută au reușit
să-i bage-n ceață pe jandarmi și s-o ia prin cartiere. Oricum ar fi, jandarmii n-au avut niciodată
treabă cu protestatarii și nici invers, deși oficiosul titra într-una din zile că USL ar fi uneltit ș-ar
fi dres în așa fel încât să iasă confruntări. Mă rog, ce să zică și ei…

Eu unul nu credeam că se poate. Adică nu-i vedeam pe oameni ieșind să-și strige prob-
lemele în piață. Nu credeam că românul mai are tăria de a-și exercita dreptul acesta. Și
sper să-și dea seama cu ocazia asta de puterea care zace-n ei atunci când un politruc, ori-
care ar fi el, mai are curajul să-i ia peste picior, să le vorbească ba de sus, ba ca unor oligofreni.

Cătălin Hegheș

1.1.27 Tragedie la Fițcău (2012-01-23 15:50)

Un polițist a împușcat din greșeală un om
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Socrul a fost prădat și ginerele s-a ales din greșeală cu un glonț în cap… Așa s-ar rezuma pe

scurt și superficial incidentul care s-a desfășurat săptămâna trecută, joi dimineața, în zona

Reghin, mai exact în satul Fițcău, din comuna Aluniș…

Ghinionul hoților…

Săptămâna trecută, Poliția Reghin a primit un apel telefonic care anunța că dintr-o gospodărie,
aflată în satul Fițcău, s-a furat o căruță și un cal. După ce păgubitul a sunat la 112, și-a
anunțat și fiica despre incident. Aceasta (împreună cu soțul ei) s-a urcat în mașina personală
și a pornit de la Batoș, unde are domiciliul, spre satul tatălui. Pe șosea, cei doi soți au dat nas
în nas cu căruța furată și cu hoții care biciuiau calul ca să alerge mai repede.

Au oprit mașina și au încercat să ceară atelajul înapoi, dar s-au izbit de violența hoților care au
sărit cu o furcă și un cuțit la bătaie. Până la urmă, chiar dacă au vrut să pară viteji, recidiviștii
au renunțat în ultimul moment să-și pună în practică amenințările, au abandonat căruța și
calul în mijlocul șoselei, și s-au făcut nevăzuți alergând spre zona fermelor pomicole de lângă
Pădurea Dedradului .

Rămași lângă căruță, oamenii au sunat la 112 și așa se face că în scurt timp un echipaj al
Secției de Poliție Rurală Brâncovenești, împreună cu polițiști de la Reghin, au ajuns la fața
locului.

Înaintea lor cu câteva secunde a ajuns un tânăr polițist care se afla în drum spre serviciu, într-

un maxi taxi Reghin-Batoș. Fiind și el alertat telefonic, și-a dat seama imediat că microbuzul

în care se află trece tocmai pe lângă atelajul furat. A coborât din mașină și a luat-o la fugă

prin pădure, urmat la mică distanță de ceilalți polițiști ajunși și ei între timp.

Ca în filme…

Cei doi hoți au fost urmăriți circa 7 km prin zăpadă de jumătate de metru, pe un teren plin de

gropi și crengi uscate, printre copaci și tufe. Polițistul din Batoș a făcut chiar uz de armă, după
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ce i-a somat pe cei doi. Focul tras în aer i-a determinat pe hoți să se despartă. Polițistul din

Batoș a luat-o la stânga, după cel care părea mai iute de picior și după vreo alți 3 km l-a găsit

ascuns, acoperit cu zăpadă, l-a imobilizat și i-a pus cătușele.

Împușcat din greșeală

Celălalt fugar, s-a ales pe urmele lui cu polițist din Brâncovenești și cu ginerele păgubitului. În
momentul în care a fost prins s-a zbătut cât a putut, nelăsându-se imobilizat. Aflat cu pistolul
în mână, polițistul a reușit să ducă unul dintre brațele hoțului la spate, apoi a fost împins, a
alunecat și … pistolul s-a descărcat. Glonțul a lovit capul ginerelui celui păgubit, care se afla
la aproximativ 3 metri distanță . Omul a căzut imediat, dar a fost conștient o bună perioadă în
care polițiștii, ajunși acolo între timp, au încercat să găsească o soluție pentru a-l transporta
la spital.

A fost dus la o fermă din apropiere cu o căruță și de-acolo a fost preluat urgent de o ambulanță.
Bărbatul a intrat de urgență în operație la Spitalul Județean din Tîrgu-Mureș, medicii au reușit
să-i scoată glonțul din cap, dar sunt rezervați în ceea ce privește evoluția lui viitoare. „Rănitul
e la Anestezie Terapie Intensivă. I s-a extras glonţul, a fost operat la Neurochirurgie. Este stabil
hemodinamic. Prognosticul e rezervat, contează evoluţia din următoarele zile”, a declarat la
sfârșitul săptămânii trecute, Lavinia Cosma, purtătorul de cuvânt al Spitalului Clinic Judeţean
e Urgenţă Târgu Mureş.

Cât despre cei doi hoți, ei au fost reținuți și ulterior s-au emis pe numele lor mandate de
arestare preventivă pe 29 de zile.

Emeșe Ardelean

1.1.28 PD-L = USL = mizerie (2012-01-23 16:07)

Dan Mașca, proprietarul și administratorul companiei Reea, una din cele mai
mari firme de programare din județul Mureș, consideră că manifestările din ultima
perioadă au de zis ceva, doar că numărul celor care au ieși pe stradă, în raport cu
numărul populației, este infim.

Rep.: De ce crezi că au ieșit la început?

©2024 www.punctul.ro 71



BlogBook 1.1. JANUARY

Dan Mașca: Niște oameni au declanșat … Eu nu cred în revoluții și lovituri de stat apărute
spontan. S-au exploatat informațiile știute dinainte. Era un conflict clar în Minister între cei
care voiau un anumit format al legii și cei care nu. Arafat a fost dus la Minister de Nicolăescu
și a rămas acolo. Nu cred că din toți oamenii pe care i-a dus la Minister n-a fost unul care
să-i dea informații. Toate acestea combinate cu sărăcia existentă, iarna, frigul, banii puțini,
salariile tăiate. Totul a fost exploatat cât se poate de evident de politicieni.

Rep.: De ce continuă lumea să iasă?

D.M.: Pentru că lumea descoperă că opinia lor poate să influențeze opinia celor care conduc.
Această opinie transmisă de presă pe toate canalele tv, online, presă scrisă, radio, afectează
acele voturi pe care speră politicianul să le obțină în acest an electoral. Oamenii au văzut că
pot să se manifeste, aveau o problemă, au exprimat-o. Dar cine crede că nu se exploatează
naivitatea sau buna intenție a unor cetățeni care se exprimă, îl privește. Eu cred că se
exploatează ca de fiecare dată.

Rep.: E bine că protestează?

D.M.: Da, indiscutabil. Dar nu a redescoperit nimeni nimic. Vorbirea și exprimarea oamenilor
nu a dispărut niciodată.

Rep.: Atunci de ce nu s-a mai manifestat de atât de mult timp?

D.M.: Pentru că nu au fost zgândăriți de nimic și nu a existat o situație specială. Acum uită-te
pe facebook. De unde știi tu că cei care au pornit manifestațiile care sunt simpatizanți sau
amici cu partidul din opoziție? A fost ceva de genul voi porniți-o și noi o ducem mai departe.
Dar dacă stai să vezi câți oameni au ieșit raportat la numărul populației, este o treabă infimă.
Și, de fapt, nu rezolvă nici un fel de problemă.

Rep.: Ce ar trebui să se întâmple pe termen scurt și pe termen lung ca lumea să nu
mai iasă în stradă?

D.M.: Lumea a ieșit în stradă împotriva reprezentanților Statului și împotriva instituțiilor
Statului. Lumea n-a ieșit, de pildă, împotriva Petromului și nimeni n-a făcut manifestații
de amploarea asta, chiar dacă prețul benzinei a crescut la benzinării. Este evident că e
un semnal foarte clar care spune că Statul în continuare nu știe să rezolve probleme. Ar
fi bine să-și retragă din multe domenii prezența. Mesajul e că birocrația trebuie să existe
într-un stat, dar birocrația excesivă nu. Importantă e concurența pe care un grup de cetățeni
ar putea să o facă partidelor politice, cu un efort financiar, de organizare și de birocrație minim.

De fapt, astea sunt lucrurile fundamentale care sunt la baza oricăror evoluții pozitive într-o
societate: libertatea de a te exprima și de a te asocia ușor. Dacă îți pune condiție ca un ONG
să aibă 5.000 de membri și un buget de minim 50.000 de lei, este clar că numărul de ONG-uri
va fi mic, iar concurența dintre ele va fi mică. Același lucru este la nivel de concurență între
partidele politice. Pentru că politicieni nu există de fapt. Asta ar trebui să fie prima mișcare
făcută, dar oamenii nu o fac. De ce? Haideți domnule deputat schimbați legea partidelor, da’
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de ce? Ca să vă facem concurență. Cine dintre acești oameni îl vedeți să fie destul de vizionar.
Nici măcar Arafat nu dorește să aibă concurență, pentru că el crede că Statul poate să ofere
cele mai bune servicii. Dacă liderul actual al Revoluției, care a ajutat să se întâmple în stradă
atâtea zile la rând proteste, nu gândește în felul acesta, atunci sunt slabe șanse ca societatea
să poată să miște ceva undeva.

Trebuie schimbări de legi, care ar trebui făcute de acești politicieni. Ei, cine crezi că va fi
acel liberal care va face această modificare legislativă? Care să-ți spună că pentru a face
partidul târgumureșenilor nu mai ai nevoie de 25.000 de semnături din nu știu câte județe,
când tu te adresezi doar județului Mureș. Poți să ai un partid județean care să fie interesat să
câștige Consiliul Județean și Consiliul Local la Tîrgu-Mureș. E logic. Nu mă interesează decât
astea. Ei, poți face treaba asta simplu? Nu. Aceste treburi mărunte, birocratice, anti-liberale
și anti-democratice sunt cele care vor ține societatea jos. Vom înlocui, așa cum scria pe o
pancartă, PD-L = USL = mizerie. Doar că se va schimba ordinea.
A consemnat Cătălin Hegheș

1.1.29 Emilian Oltean, retrogradat! (2012-01-23 16:20)

[1] Scandalul din IPJ Mureş departe de a fi încheiat.

Dacă ne luăm după răspunsul oficial al IPJ Mureş aflăm despre comisarul-şef Emilian Oltean că
a fost numit în funcţia de şef birou Control Intern în cadrul IPJ Mureş. Sună chiar bine titulatura
de şef birou. Ce nu s-a spus este că Emilian Oltean a fost schimbat din funcţia de şef al Brigăzii
de Combatere a Crimei Organizate din cadrul IPJ Mureş de către şefii săi direcţi din Bucureşti
şi a ajuns acum să controleze sectoriştii.

La fel, nu se spune nici faptul că, odată cu aflarea veştii, Oltean l-a acuzat pe şeful IPJ Mureş,
Valentin Pescari de protejare a lumii interlope a judeţului. Reacţia lui Pescari a fost la fel
de „neatentă” pentru că s-a petrecut în faţa unor mahări de la Bucureşti şi care, prezenţi la
răfuială, au pus o întrebare extrem de simplă: „Domnilor, dacă deţineţi asemenea informaţii
de ce nu aţi sesizat organele abilitate sau cel puţin de ce nu v-aţi autosesizat împotriva şefului
IPJ, respectiv fot şef Crimă Organizată?”.

Nu mai este nimic nou când auzim de protecţionism din partea poliţiei în ceea ce priveşte mafia
locală, dar e pentru prima dată când acuzele vin din interior, cu martori, între doi şefi impor-
tanţi ai poliţiei judeţene. Lipsa de precauţie vine în mod sigur din cauza stresului şi a neliniştii
care s-a abătut în ultimele luni pe la conducerea IPJ. În ceea ce-l priveşte pe Emilian Oltean,
care în ultima vreme, simţind probabil „vremea schimbării”, a tot bătut pe la uşile DNA pentru
o funcţie în zona criminalităţii economice. Se pare că fermele clandestine care produc alcool
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contrafăcut din zona „ drumului sării”, nu au făcut faţă şefilor din Ministerul de Interne. Emil-
ian Oltean a fost înlocuit de Radu Ioan, care până la ora actuală a fost adjunct la aceeaşi BCCO.

Marius Libeg

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/01/104_oltean%20BCCO_W340-H405-HA1-VA41.jpg

1.1.30 Oamenii vor respect! (2012-01-23 16:40)

[1] A participat și ea la manifestările din stradă. Și-a exprimat nemulțumirea
față de clasa politică și a strigat alături de tîrgumureșeni că vrea să fie respectată.
Sorina Bota, jurnalista care a făcut să răsune de nenumărate ori numele Tîrgu-
Mureșului, o ziaristă nominalizată și premiată de nenumărate ori de Clubul Român
de presă, ne-a vorbit despre manifestările mureșenilor și a românilor din ultima
perioadă…

Rep.: De ce crezi că au ieșit la început?

Sorina Bota: La primul protest, cel de la Tîrgu-Mureș, chiar am participat, deci pot vorbi în
cunoștință de cauză despre ce era acolo. Inițial s-a pornit pentru susținerea doctorului Raed
Arafat. Nu neapărat din cauză că oamenilor le era frică de desființarea SMURD, ci pur și simplu
pentru a arăta că Raed Arafat este iubit, respectat și oamenii îl susțin într-un moment în care
se afla într-o situație delicată. S-au vehiculat multe ipoteze, că oamenii sunt manipulați, că se
desființează SMURD și din cauza asta oamenii au ieșit în stradă. Nu! „Respect pentru Arafat”
era în foarte multe dintre lozinci. De fapt asta cereau oamenii.

Rep.: De ce crezi că mai ies acum oamenii în stradă? Ce îi mână?

Sorina Bota: Din anii ’90, manifestări de genul acesta, atât de perseverente, zile în șir să se
manifeste în atâtea orașe din țară, noi n-am mai avut. Peste tot în lume se întâmplă lucruri
de genul acesta pentru că oamenii sunt nemulțumiți în general de clasa politică, în general
de sistem, în general de ceea ce li se întâmplă în acest moment. Și nu cred că se manifestă
neapărat împotriva unui anume partid sau a altui partid, ci împotriva sistemului, împotriva
clasei politice, cu tot ceea ce înseamnă ea. Pentru că niciunul nu e mai bun decât celălalt.
Gata, s-au săturat. S-au convins că nu e o așa mare chestie să ieși în stradă, că poți să te
organizezi foarte ușor. Tot se spunea că de la Revoluție nu s-a mai ieșit în stradă. Uite că nu
mai e așa mare lucru să ieși, nu e un capăt de lume să ne adunăm și să manifestăm împotriva
a ceea ce credem noi că nu merge bine, împotriva a ceea ce noi de atâta timp ne-am săturat
să mai înghițim din partea tuturor.

Rep.: Ce ar trebui să se întâmple ca lumea să nu mai iasă în stradă pe termen scurt
și pe termen lung?

74 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/01/104_oltean%20BCCO_W340-H405-HA1-VA41.jpg


1.1. JANUARY BlogBook

S.B.: Pe termen lung în mod cert ceva trebuie să se schimbe în atitudinea clasei politice.
Trebuie să se reformeze concret sistemul de stat cu tot ceea ce înseamnă el, fie că vorbim de
sănătate sau de oricare alt domeniu.

Rep.: Reformat în ce sens?

S.B.: Într-un sens real, pentru că părerea mea e că tot ceea ce s-a făcut până în acest moment
a fost doar un simulacru de reformă. Până la urmă, oamenii stau în continuare în fața ghișeelor,
în continuare nu au un sistem de sănătate așa cum și-l doresc, un sistem de educație așa cum
își doresc. Oamenii în general continuă să fie umiliți de sistem. Până la urmă ne întoarcem
la respectul pe care l-au cerut primii manifestanți, pentru că la asta se rezumă. Oamenii vor
să fie respectați. Nu mai e situația din anii ’90, când lumea cerea libertate. Libertate avem,
dar nu avem respect. Statul nu ne respectă, politicienii nu ne respectă și ne-am săturat de
chestia asta, nu o mai vrem. Eu așa văd lucrurile pe termen lung. Pe termen scurt nu cred
că există o soluție. Oamenii trebuie să-și verse năduful, frustrările acumulate de foarte multă
vreme. Până când nu și le vor revărsa pe toate nu se vor opri. Nu știu dacă există în acest
moment o soluție pe termen scurt, pentru că să zicem că acest guvern își va da demisia, vor
veni alți politicieni. Chiar dacă ei înșiși n-au fost până acum la putere, până la urmă fac parte
din aceeași clasă politică, s-au comportat până acum la fel, fac parte din aceleași partide. Nu
știu dacă o demisie va liniști spiritele sau va fi o rezolvare în sine. Mai degrabă pe termen lung
pot avea… sau sper că vor avea urmări aceste proteste. Dacă nici în urma acestor proteste
clasa politică nu-și schimbă atitudinea și viziunea, atunci clar avem o problemă.
A consemnat Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/01/sorina01.jpg

1.1.31 Marius Lăcătuș, salariu de 20.000 de euro, în Mureș (2012-01-23 16:42)

Conducerea Fotbal Club Municipal Tîrgu-Mureş a reziliat, la sfârșitul săptămânii trecute,

contractul cu italianul Maurizio Trombetta. Astfel, noul antrenor al echipei este Marius Lăcătuș,

care va câștiga, se pare, unul dintre cele mai mari salarii anuale din fotbalul românesc, cu

toate că, după cum a declarat Claudiu Maior, acesta „va veni pentru o suma mai mică decât

Trombetta”.

Cât?
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Conform Prosport, mureşenii îi vor da lui Lăcătuş 20.000 de euro pe lună (unul dintre cele mai
mari salarii din Liga I în rândul antrenorilor) plus o primă de 50.000 de euro dacă va salva
echipa de la retrogradare.

Cei de la FCM au făcut sacrificii financiare destul de mari pentru a-l aduce pe Lăcătuş la echipă,
care va câştiga la fel de mult ca şi Jorge Costa la CFR, cei doi fiind depăşiţi doar de Răzvan
Lucescu.

„Mai trebuie semnat contractul şi stabilite anumite clauze, dar nu cred că pot să mai apară
probleme. Dacă nu ar fi apărut decesul mamei sale, Lăcătuş era deja antrenorul nostru. Îl
aşteptăm cât mai curând la Târgu Mureş. Sper ca spiritul lui de luptător să se transmită şi
jucătorilor, iar împreună să ne salvăm de la retrogradare. Vom semna pe 6 luni, iar dacă
va salva echipa îi vom prelungi contractul. Cu domnul Trombetta vom discuta în aceste zile
rezilierea contractului", a spus preşedintele Ioan Man.

Marius Libeg

1.1.32 Saab continuă cu… avioanele (2012-01-23 16:47)

Divizia auto a renumitului producător suedez Saab a intrat oficial în faliment la sfârşitul

anului trecut. În fiinţată în anul 1937, marca de automobile Saab a devenit renumită pentru

calitatea, robusteţea şi siguranţa pe care o ofereau cumpărătorilor. Cel mai renumit şi

cunoscut model, Saab 900, a fost comercializat în peste 1.000.000 de exemplare între anii

1974 şi 1994, timp în care au fost lansate două generaţii şi câteva face-lifturi. În 1997, se

trece la denumirea de 9-3, respectiv 9-5 pentru limuzina mai mare. Poate vă interesează

acum … când intră în manualele de istorie care este…

… istoria mărcii Saab

Saab a fost înființată în anul 1937 şi face parte din grupul Svenska Aeroplan Aktiebolaget, o
companie ce avea să devină răspunsul Suediei la eforturile de război ale părţilor beligerante
din al doilea Război mondial. După război, în anul 1944, apare şi primul proiect de autoturism
cu un coeficient aerodinamic de excepţie pentru anii de după război, 0,30. Proiectul se
numea Saab 92001 şi a fost pus în producţie la uzina din Trollhattan, unde compania a
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rămas până în zilele noastre. În anul 1949, iese prima maşină de pe linia de asamblare şi
compania reuşeşte să vândă 20.000 de bucăţi până în anul 1955, când se revizuieşte mod-
elul 92 şi se redenumeşte: 93, iar patru ani mai târziu apare modelul combi/break denumit 95.

Următorul model – 96 – scoate Saab la lumina reflectoarelor în toată Europa şi vinde 550.000
de bucăţi. Modelul 99 din 1968 se rupe definitiv de primul model (92) şi devine un succes
de proporţii datorită inovaţiilor cu care intră în luptă cu modelele similare: parbriz curbat,
spălătoare de faruri şi traverse în portiere contra impactului lateral, elemente considerate
extrem de avansate la acea vreme.

• În 1969, Saab s-a unit cu producătorul conaţional Scania-Vabis AB. Gama modelului 99
a fost lărgită în 1973 cu un model combi coupe, un tip de caroserie care avea să
devină sinonim cu marca Saab. Automobilul cu numărul 1.000.000 avea să fie produs
în 1976.

• În 1978, longevivul model 99 era înlocuit cu modelul Saab 900. Acesta avea să devină
unul dintre cele mai populare modele ale mărcii, fiind produse în total aproape un milion
de exemplare.

• A urmat epoca General Motors, care într-o oarecare măsură a stat şi la baza falimentului
din 2011. În 1989, divizia de automobile a grupului Saab-Scania avea să devină o com-
panie independentă. Saab Automobile AB era acum controlată de către General
Motors şi Investor AB, iar General Motors avea gânduri mari cu producătorul suedez.
În 1994, GM lansa un nou model 900, iar în 2000 achiziţionează întreg pachetul de acţiuni
şi devine unic proprietar.

• După lansarea unui nou model în 2003, pe o platformă comună cu Opel Vectra, GM intră
într-o perioadă neinspirată şi propune câteva modele de Saab care erau în fapt modele
europene şi/sau americane restilizate pe imaginea Saab. Dar piaţa, cumpărătorii foarte
conştienţi de atuurile mărcii Saab au refuzat cocktailul GM.

• În perioada 2003 – 2008 GM persistă în greşeli grave şi anunţă că Saab este de vânzare.

• În 2009 Koenigsegg (Suedia), în 2010 Spyker (Olanda), în 2011 Panga Da şi Yougman
(China) încearcă resuscitarea Saab, dar eşuează.

Falimentul

Ultimii veniţi, asiaticii ar fi avut puterea financiară să readucă Saab pe linia de plutire, dar GM,
care deţine controlul asupra tehnologiei şi a platformelor tehnice de la Saab, s-a opus preluării
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pentru că „cele două companii sunt în regim concurenţial pe piaţa chineză cu GM”. Iar de aici
până la anunţul falimentului a fost doar o formalitate.

Cristian Teodorescu

1.1.33 Mitingul demnității (2012-01-23 16:50)

Românii sunt supărați pe aroganța politicienilor, pe faptul că aceștia îi desconsideră. Au tre-
cut mai multe zile și premierul abia a adresat câteva cuvinte acuzând violența manifestanților,
în loc să încerce să vadă realitatea, motivele nemulțumirilor românilor. Tăcerea președintelui
îi irită, îi umilește foarte mult pe cei care au ieșit în stradă, iar reacțiile cele mai violente vin
la umilire, fiindcă șeful statului le-a refuzat dialogul, a refuzat să-i asculte. Așa cum există o
psihologie a fiecărui individ în parte, la fel este și la popoare: umilirea este foarte greu de
acceptat. Acestea sunt câteva dintre ideile prin care prof. univ. dr. Cornel Sigmirean, cancelar
general al Universității „Petru Maior” și directorul al Institutului de Cercetări Socio-Umane
„Gheorghe Șincai” din Tîrgu-Mureș, explică manifestațiile din ultimele zile.

Reporter: De ce ies oamenii în stradă?

Cornel Sigmirean: Eu cred că manifestațiile din ultimele zile sunt expresia unor frustrări și,

în primul rând, a neîncrederii în autorități și în clasa politică. Toate acestea vin pe fondul

lipsurilor, a neajunsurilor: sunt mulți oameni care trăiesc la limita subzistenței. Însă trebuie să

vedem mai ales mesajul moral. Intervievați, cei din Piața Universității sau din alte orașe încep

prin a-și mărturisi necazurile: pensia mică, salariul mic, factură mare la consum, scumpirea

combustibilului și așa mai departe. A apărut o diversitate de revendicări… Dar important este

că avem un miting al demnității, aceasta este valoarea morală… Oamenii au ajuns la concluzia

că nu-și mai aparțin, că alții hotărăsc în numele lor, că hotărăște președintele. După 20 de

ani de la Revoluție oamenii au început să înțeleagă ce înseamnă mecanismul unei societăți

democratice. Ei au văzut, de asemenea, că în ultimii ani, votul și dreptul lor politic nu are nici

un efect. La ultimele două alegeri deși oamenii au votat, culmea este că s-au creat coaliții

care au anulat până la urmă votul . S-a forțat nota și în privința partidelor politice care, fiind

opozanți în campania electorală, după încheierea alegerilor se regăseau în coaliție, fie de

guvernământ, fie în coaliție de opoziție, depinde de cum erau aranjate voturile...
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Complexul dictatorului

…Precum spuneam, cred că nemulțumirea populației provine din neîncrederea în clasa
politică, de aceea și apelul lor pentru păstrarea liberă a pieței, nealterarea ei prin implicarea
oamenilor politici. Există neîncredere – asta este o mare problemă. Este o neîncredere în
instituțiile statului, până la urmă, și în modul în care li se servește democrația în România.
Românii cred în democrație, în principiile ei, dar sancționează abaterea și regulile pe care
clasa noastră politică a înțeles să le impună în viața politică.

În ultimă instanță, cred că românii au un complex al dictatorului care ne urmărește și astfel

se explică atitudinea față de Băsescu, care și-a depășit cu mult atribuțiile și de fapt a fost

scânteia care a generat conflictul: faptul că un președinte, care trebuie să fie arbitrul la nivelul

instituțiilor statului, se implică într-un conflict care apare între un ministru și un subsecretar

de stat. Probabil că dacă acel secretar de stat se numea Ionescu, Popescu sau un anonim, așa

cum sunt mulți, nu s-ar fi întâmplat nimic. Dar era un om pe care oamenii îl admirau pentru

că a reușit să creeze un serviciu de urgență, care a salvat viața multora. Aceasta a fost marea

greșeală a președintelui, a instituției în sine, fiindcă bănuiesc că președintele nu ia asemenea

măsuri fără să se confrunte cu cineva. Totuși, el nu ține cont de recomandările celor care sunt

în jurul lui și mai grav este că a inhibat se pare și partidul lăsându-l câteva zile aproape fără

replică...

Lipsa empatiei omului politic

…Populația i-a sancționat președintelui aroganța și faptul că nu respectă jocurile unei vieți
politice democratice. Românii au fost capabili să-și asume: reduceri salariale cu 25 %,
reducerea pensiilor, disponibilizări. Dar se pare că la un moment dat a fost atinsă demnitatea
lor și mai ales au avut sentimentul că clasa politică și instituțiile nu sunt capabile să-i înțeleagă,
că-i tratează cu dispreț, că nu sunt interesați. Omul în sine nu conta. Contau atâtea reduceri,
atâtea economii la buget, în ce măsură creăm o balanță excedentară: cam astea erau
calculele. Totul se discuta în cifre, în calcule strict financiare, fără ca politicienii să-și pună
întrebarea: un om poate trăi cu 5-6 milioane? Românii aveau sentimentul că problemele lor
nu sunt împărtășite. Erau preluate de opoziție cu mare ușurință, transformate în dezbateri
televizate, dar fără participare, fără ceea ce înseamnă empatia omului politic cu poporul.
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Am urmărit în vară când fostul premier al Italiei, Berlusconi, anunța măsurile de criză, și
spunea: „Dragi italieni, trebuie să vă spun cuvinte pe care nu mi-am dorit niciodată să le spun.
Regret că trebuie să vă spun…”. Automat s-a creat o comunicare: omul acela, premierul,
împărtășea, într-un fel, problemele pe care criza le-a generat în Italia. La fel, președintele
în momentul în care s-a convins că a greșit, trebuia să spună: „Cred că am greșit, îmi cer
scuze pentru sugestia ca Arafat să se retragă de la Ministerul Sănătății”. Dar nu a făcut
gestul acesta. În viață a-ți recunoaște vina și a cere scuze sunt virtuți. Sigur că în cazul unui
președinte greșelile sunt greu de acceptat pentru că un președinte este considerat omul cel
mai înțelept, el are un întreg staff care-l ajută să ia hotărâri.

Rep.: Cum vă explicați diversitatea mare a revendicărilor?

C.S.: Fiecare om își are propriile revendicări; deocamdată nu s-a cristalizat un program
al revendicărilor. Acest lucru pur și simplu denotă modul spontan al manifestărilor. Până
la urmă va trebui să se cristalizeze un set de revendicări care să poată fi soluționate. La
revendicări politice se cere „jos președintele”, dar aceasta nu este o soluție. Cine va prelua?
Președintele Senatului, apoi trebuie să se organizeze alegeri. Se cere: „jos guvernul”, dar
cine ne guvernează? Avem soluția unui guvern de tehnocrați sau facem un guvern de coaliție,
dacă partidele sunt de acord. Ar putea urma pregătirea unor alegeri electorale…

Rep.: Care sunt soluțiile?

C.S.: În decembrie 1989 am fost puși în situația să acceptăm un guvern impus de un miș-
care populară. Nu știu dacă mai putem. România nu mai este țara de acum 20 de ani.
Orice schimbare nu poate evita mecanismele politice ale alegerilor și formării unor guverne
reprezentative.

Nu pot să-mi dau seama cât de hotărâți sunt oamenii, până unde poate merge răbdarea lor,
dar este clar că populația nu va înceta să se manifeste până când politicienii nu vor veni cu
soluții concrete. Desigur, nu au la îndemână soluții de genul mărim salariile, nici pensiile,
nici reducerea prețului la combustibil, dar se vor încerca soluții politice: poate formarea unui
guvern de tehnocrați, deși cred că manifestanții nu vor fi mulțumiți fiindcă acuzele nu merg
spre Boc. Mai mult merg spre președinte, pentru că el și-a atribuit mai mult decât îi acorda
Constituția. Chiar dacă nu o făcea în mod direct, toată lumea simțea faptul că el este marele
dirijor care orchestrează hotărârile Guvernului. Este clar că actuala coaliție (PDL, UDMR și
UNPR) vor trebui să facă sacrificii. Acum câteva zile încă aveau soluții mult mai simple, acum
e prea târziu... Dar eu sunt surprins că totuși nu au cunoscut starea națiunii, mai exact faptul
că orice mic derapaj poate să genereze o criză. Ei ar trebui să aibă la îndemână o expertiză,
doar avem atâtea instituții care se ocupă cu treaba asta; dar nu au aplicat soluțiile necesare…
A consemnat Vasile Dancea
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1.1.34 SOS, 112 şi urgenţa (2012-01-23 16:50)

Foarte puţini specialişti, politicieni au catadicsit să le explice românilor ce aduce nou proiectul
de lege a sănătăţii preferând o manipulare mai mult sau mai puţin subtilă, mai mult sau mai
puţin grobiană. Sau să îi îndrume să lectureze, astfel încât după aproape trei săptămâni de
când era lansat în dezbatere publică proiectul de lege reprezenta o necunoscută pentru mare
parte atât a susţinătorilor săi, cât şi ai retractorilor.

Pentru că a născut cele mai vii controverse, ne vom opri, în principal, asupra titlului V din

proiectul de lege, titlu care reglementa, până la retragerea sa din dezbatere publică „Sistemul

naţional de asistenţă medicală de urgenţă şi de prim ajutor calificat”.

Potrivit celor şase capitole...

... „primul ajutor calificat se acordă într-un cadru instituţionalizat, de echipe aflate sub coor-
donarea inspectoratelor pentru situaţii de urgență, în colaborare cu autorităţile administraţiei
publice locale şi structuri ale Ministerului Sănătăţii”, chiar dacă pacientul are sau nu asigurare
medicală şi indiferent de venituri, sex, vârstă, etnie, religie, cetăţenie sau apartenenţă politică.
La capitolul 3, proiectul de lege preciza cine poate asigura serviciile de urgenţă: „Asistenţa
medicală de urgenţă prespitalicească terestră din cadrul sistemului naţional integrat de asis-
tenţă medicală de urgenţă şi de prim ajutor calificat este asigurată de servicii de ambulanţă
omologate de Ministerul Sănătăţii, precum şi de echipajele integrate ale Serviciilor mobile de
urgenţă, reanimare şi descarcerare (SMURD), aflate în structura inspectoratelor pentru situaţii
de urgenţă, a autorităţilor administratiei publice locale şi a spitalelor omologate prin ordin al
ministrului sănătăţii în acest sens. Organizarea şi funcţionarea serviciilor de ambulanţă ce nu
se încadrează în prevederile de la alineatul (2) se aprobă de către Ministerul Sănătăţii”. De
asemenea, în cadrul proiectului, se mai arăta că asistenţa de urgenţă prespitalicească din
cadrul sistemului naţional integrat de asistenţă medicală de urgenţă şi de prim-ajutor calificat
este coordonată de dispeceratele medicale specializate, utilizând infrastructura Sistemului
naţional unic pentru apeluri de urgenţă, în conformitate cu prevederile legale în vigoare, adică
112.

În proiectul de lege se preciza şi cum se asigură asistenţa de urgenţă în cazul accidentelor

colective, calamităţilor şi dezastrelor, şi anume aceasta va fi coordonată de către inspec-

toratele judeţene pentru situaţii de urgenţă, respectiv al municipiului Bucureşti, sau direct de

către Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă, conform planurilor naţionale aprobate.

În caz de epidemii şi/sau pandemii, sarcina de coordonare îi revenea comitetelor judeţene
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pentru situaţii de urgenţă sau Comitetului pentru Situaţii de urgenţă al Ministerului Sănătăţii,

după caz, potrivit legii. „În caz de accident colectiv, calamităţi naturale sau dezastre, serviciile

de ambulanţă şi spitalele indiferent de modul de organizare sau proprietate ce nu au contract

pentru servicii medicale cu asiguratori din sistemul asigurărilor sociale de sănătate au obligaţia

de a efectua servicii medicale de urgenţă, la solicitarea comitetelor judeţene/al municipiului

Bucureşti, respectiv Comitetului pentru Situaţii de Urgenţă al Ministerului Sănătăţii ori Comite-

tului Naţional pentru Situaţii de Urgenţă”, se mai arăta în actul normativ în proiect.

Finanţarea la mâna ministrului

Finanţarea sistemului medical de urgenţă urma să fie asigurat de la bugetul de stat, bugetul
autorităţilor locale şi din alte surse în condiţiile legii, iar detalierea criteriilor şi a procedurii de
finanţare era lăsată la latitudinea ministrului Sănătăţii.

Proiectul de lege mai consemna că „asistenţa medicală de urgenţă se asigură, gratuit, tuturor
pacienţilor indiferent de statutul de asigurat al acestuia”.

Un punct asupra căruia au existat nemulţumiri publice a fost faptul că organizarea şi

funcţionarea sistemului naţional de asistenţă medicală urgenţă şi prim ajutor calificat urma să

fie reglementat prin hotărâre de guvern în 30 de zile de la intrarea în vigoare a legii.

Desfiinţarea SMURD nu e posibilă...

Medicul Adrian Mureşan, directorul Direcţiei de Sănătate Publică, a fost unul dintre apărătorii
proiectului de lege. Acesta a susţinut că „În această lege nu scrie nicăieri că SMURD se
desfiinţează. Nici pomeneală. Pentru că acest serviciu ţine de Ministerul de Interne, de
pompieri, nu se poate desfiinţa, medicina de urgenţă nu se desfiinţează, deci SMURD-ul nu se
desfiinţează. Această lege este 90 % bună, 10 % e marja de eroare, sunt câteva ambiguităţi,
pe care legislaţia secundară şi normele de aplicare le va rezolva. Important este că noi trebuie
să avem o opinie referitor la acest proiect de lege a sănătăţii şi să putem interveni în normele
de aplicare a acestei legi”.

De asemenea, Dorin Florea, de profesie medic, a declarat în mai multe rânduri că: „Ream-

intesc că SMURD Tîrgu-Mureş a fost creat la Tîrgu-Mureş (la fel ca şi Dispeceratul de Urgenţă),
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aparţine Primăriei municipiului Tîrgu-Mureş şi este finanţat din bani de la bugetul local. Servi-

ciul funcţionează fără reproş, fără temeri, distorsionări sau sincope şi va funcţiona şi în viitor.

Precizez acest lucru pentru a putea aprecia dumneavoastră înşivă diversiunea şi confuzia

create acum, când se pune problema reformei sistemului de sănătate. În ce priveşte asistenţa

de urgenţă, conform proiectului de lege, aceasta suferă modificări insignifiante, care vizează

exclusiv finanţarea sistemului - de la bugetele unităţilor administrativ-teritoriale, cum este

cazul la Tîrgu-Mureş, sau de la ministerul de resort, în alte localităţi - , asigurându-se astfel

posibilitatea antrenării şi altor surse de finanţare pentru creşterea calităţii actului de asistenţă

de urgenţă”.

Desfiinţarea e sigură...

În opinia dr. Florin Buicu, asistent universitar la Universitatea de Medicină şi Farmacie, SMURD

ar fi fost condamnat la moarte dacă proiectul de lege ar fi fost adoptat. „Specialitatea,

societatea nu e suficient de pregătită inclusiv în ceea ce priveşte resursa umană. În medicina

de urgenţă, deficitul de medici era în trecut de 60 %, iar acum este de 50 %. În momentul în

care avem un operator privat alţi medici nu avem, că nu îi importăm din China, atunci creăm

un sistem în care nici publicul nu are suficienţi medici, nici privatul nu va fi capabil să facă

faţă, iar când va fi un accident colectiv, o calamitate nu o să îmi intervină nici unii, nici alţii”,

explică acesta. Dr. Buicu a mai spus că şcoala românească nu poate pregăti în acest moment

atâţia medici câţi ar fi necesari să muncească în medicina de urgenţă.

Sisteme private

În general medicina de urgență în Europa este asigurată de către stat. Există, în unele țări
europene și sisteme private de urgență care funcționează pe lângă sistemele publice. Dar,
aceste sisteme private asigură de obicei rezolvarea cazurilor minore: situații care nu pun viața
în pericol sau ajută sistemele publice în dezastrele de mari proporții.

În Franța, deși sistemul de urgențe este controlat de către stat, există și servicii private de
ambulanță, destinate pentru situațiile medicale mai puțin urgente. Serviciul de urgență de
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stat este îndeplinit de către angajații spitalelor publice. Doar spitalele publice au acces la
fondurile guvernamentale, nu și cele private.

Un caz mai deosebit este Olanda. Aici, sistemul de urgență este patronat de stat, în colabo-
rare cu companiile private. Ambulanțele sunt deținute de privați care se află sub contract cu
guvernul olandez. Sistemul consistă din mai multe companii private de ambulanță, fiecare
având câte o zonă separată alocată, dar cu aceleași standarde de activitate, prevăzute de
contractul guvernamental. Contractele se reînnoiesc la fiecare 4 ani. Sistemul olandez este
o raritate în Europa, fiind o combinație a sistemelor anglez și american, diferit de modelul
franco-german, imitat de majoritatea țărilor europene.

În Norvegia sistemul de urgențe este susținut de guvern și de către organizații private care
furnizează serviciile de transport ale pacienților.

În Polonia sistemul de urgențe este coordonat de către stat. În unele cazuri, spitalele con-
tractează serviciile de urgență unor firme private. Există și servicii de ambulanță private care
acționează independent de spitalele publice.

În Marea Britanie serviciile private de urgență devin din ce în ce mai răspândite, ajutând
adeseori sectorul public mai ales în cazul unor dezastre de proporții, unde există multe victime.
În plus, adeseori spitalele contractează ambulanțe private pentru transportul pacienților.

În unele țări, serviciile de ambulanță pot fi diferite de la regiune la regiune. Astfel, în Austria și

Germania, diferitele state federale organizează serviciile de ambulanță în mod diferit. Același

lucru se întâmplă și în Italia, Spania, Suedia sau Maria Britanie unde autoritățele regionale

managerizează sistemele de sănătate.

Urgențele în Europa

Medicina de Urgenţă este în prezent recunoscută ca specialitate independentă în cincis-
prezece state membre ale Uniunii Europene (deşi doar nouă sunt enumerate în Directiva UE
2005/36/CE), precum şi în cinci ţări din UE în care există ca o supraspecialitate. Societatea
Europeană de Medicină de Urgenţă consideră că asigurarea asistenţei medicale de urgenţă de
înaltă calitate necesită medici cu formare specială în Medicina de Urgenţă, deoarece acesta
este modul cel mai eficient (atât clinic, cât şi din punct de vedere financiar) de a oferi servicii
de îngrijire de înaltă calitate în timpul stadiilor iniţiale critice ale tratamentului de urgenţă.
Prin urmare, este recomandat ca şi alte ţări europene să depună eforturi pentru stabilirea
Medicinii de Urgenţă ca o specialitate medicală primară.

Directiva „EU – Doctors”…
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… prevede că formarea în Medicina de Urgenţă ar trebui să aibă o perioadă minimă de cinci
ani. În urmă cu câțiva ani, specialiștii europenei în medicina de urgență au finalizat o curricula
comună pentru medicina de urgență din Europa care include principiile implicate în înfiinţarea
şi organizarea unor programe de formare cu standarde comparabile în toate departamentele
recunoscute din Europa şi a fost aprobată oficial de către Consiliul UEMS la data de 25 aprilie
2009. Adoptarea de către toate țările UE a unei curricula nucleu ca bază pentru specialitatea
medicină de urgență, ar fi metoda cea mai potrivită pentru a îndeplini Directiva „EU- Doctors”.

Urgențele sunt o disciplină care s-a dezvoltat în anii 1990 și 2000 în țările europene. Prima țară
care a adoptat medicina de urgență ca disciplină academică a fost Ungaria, în 1979. Deși toate
țările susțin că oferă tratamente medicale de urgență, adevărul e că anumite țări sau regiuni
taxează pacienții pentru îngrijirea de urgență. Medicina de urgență apare în „Doctor’s Di-
rective” ca fiind una dintre cele 53 de specialități medicale recunoscute în statele membre UE.

Situația paramedicilor este chiar mai complicată decât a doctorilor specializați în urgențe, în

statele membre al UE. Rolul, competențele și cerințele educaționale ale paramedicilor sunt

foarte diferite de la țară la țară, astfel încât o standardizare sau o îmbunătățire subtanțială

sunt foarte nerealistice în prezent.

112 în Europa

Numărul unic de urgență 112 a fost introdus la nivel european încă din anul 1991 printr-o
decizie a Consiliului European (Decizia Consiliului din 29 iulie 1991 (91/398/EEC). Scopul
primar al acestui număr unic de urgență a fost de a asigura un acces mai facil la serviciile de
urgență, mai ales pentru călători, indiferent de țara europeană în care se aflau. Câțiva ani
mai târziu, în 1998, legislaţia europeană (Directiva 98/10/EC) stipulează garantarea apelării
gratuite a serviciilor de urgenţă prin 112 atât de la telefoanele fixe, cât şi de la cele mobile.

Din 2003, conform Directivei Serviciilor Universale, statele membre sunt obligate să asigure

localizarea apelurilor de urgenţă, pentru a permite găsirea în timp util a victimelor. Acest

lucru este util în special în cazul apelurilor din reţelele telefonice mobile şi în cazul călătorilor

care nu pot da informaţii despre locaţia în care se află. Cu toate că statele europene au

luat măsuri pentru îmbunătăţirea funcţionării numărului de urgenţă 112, unele ajustări sunt

necesare pentru a îndeplini toate cerinţele europene. Acestea se referă în special la integrarea

centrelor de urgenţă (poliţie, pompieri, salvare), la capacitatea operatorilor şi a personalului

din centrele de urgenţă de a vorbi mai multe limbi europene, la capacitatea autorităţilor de a
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face faţă apelurilor false (în medie, 60 % din apelurile la numerele de urgenţă sunt false). Mai

mult, în unele ţări (Italia, Lituania, Olanda, Slovacia şi România), locaţia apelurilor din reţelele

mobile nu poate fi identificată, fapt ce poate pune în pericol vieţile apelanţilor, iar în Bulgaria

numărul 112 nu este funcţional pe tot teritoriul ţării.

Noul act normativ...

...urma să aducă următoarele schimbări pentru pacient:

• asiguratul va putea alege liber compania privată de asigurări medicale cu care să încheie
un contract şi spitalul în care să se trateze

• asiguratorul poate fi schimbat anual, dar doar în lunile octombrie – noiembrie

• opţiunea încheierii unei asigurări medicale suplimentare

• valoarea maximă a deductibilităţii din taxe pentru fiecare asigurat este de 300 de euro pe
an

• asigurarea opţională va acoperi şi coplata

• cei neasiguraţi vor putea beneficia de asistenţă medicală doar în cazul unei urgenţe sau
a unor boli cu potenţial epidemic.

• Pensionarii cu pensii mai mici de 740 de lei, copiii şi tinerii până la 26 de ani dacă sunt
studenţi, persoanele cu handicap, gravidele şi lăuzele, soţul, soţia sau părinţii fără venituri
proprii aflaţi în întreţinerea unei persoane asigurate rămân asiguraţi doar dacă persoana
asigurată plăteşte o contribuţie de 5,5 % din jumătate din salariul minim de bază brut

• membrii unei familii care au dreptul la ajutor social vor avea asigurare medicală din oficiu
pentru pachetul de bază de servicii medicale, pachet care urma să fie definit printr-un
acord cadru.

Pentru medici, noua lege ar fi adus:
• posibilitatea de a-şi negocia salariile cu spitalele în care lucrează şi de a-şi constitui o echipă
de asistenţă comunitară (formată din asistent medical, mediator comunitar, moaşa, asistent
social, fizioterapeut).
Companiile de asigurări private trebuiau să îndeplinească următoarele condiţii pentru a fi
acceptate pe piaţă: un portofoliu internaţional de cel puţin un milion de asiguraţi, iar valoarea
asigurărilor încheiate să fie de cel puţin 250 milioane euro.
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Pentru spitale, noutăţile ar fi fost:
• autonomia şi alte forme de organizare - societăţi comerciale, fundaţii sau asociaţii
• ar fi apărut spitalele de interes naţional - stabilite prin hotărâre de guvern, singurele care
vor putea fi finanţate suplimentar direct de la bugetul de stat.

Casa Naţională de Asigurări de Sănătate ar fi avut rolul de a stabili un preţ maxim pentru
serviciile medicale pe care asiguratorii privati nu-l pot depăşi, de a supraveghea şi monitoriza
funcţionarea caselor private pentru evitarea apariţiei monopolului pe piaţa asigurărilor medi-
cale private, de a decide criteriile de acces pe piaţă a companiilor de asigurări private, de a
gestiona sistemul informatic prin care se ţine evidenţa asiguraţilor români.

Ligia Voro, Vasile Dancea

1.1.35 USL Sighişoara, pe un butoi de pulbere (2012-01-30 19:12)

Candidatul ideal are familie, doi copii şi un căţel, o afacere nu foarte mare, dar foarte
curată, o imagine bună în comunitate şi multă susţinere din partea acesteia, e cinstit, frumos,
deştept, bun negociator, are şarm şi … evident, carismă de politician. Trebuie să vrea şi să
poată face politică. Are nevoie şi de al şaselea simţ, indiferent care ar fi acela.

Ei bine, în cadrul USL Sighişoara deci în PNL şi PSD sunt cel puţin doi candidaţi care întrunesc

o doză serioasă din calităţile enumerate mai sus şi vor să candideze. Din partea PSD Dorin

Dăneşan fiind primar în funcţie are prima şansă. Dar lista nu se încheie aici. Iar din partea

PNL se anunţă Dan Colceriu.

Şi de aici încolo…

…lucrurile se complică

Începem cu partidul mai mare, PSD. Dorin Dăneşan este puternic contestat din interiorul

formaţiunii pe care o conduce şi este clar că „învinsul” Iulian Sârb face valuri pentru a obţine

sprijinul organizaţiei locale în eventualitatea unei candidaturi. „Învins” între ghilimele pentru

că Iulian Sârb a reuşit un puci în interiorul PSD cu ajutorul Organizaţiei de tineret devenind
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în 2010 preşedintele organizaţiei preţ de câteva zile. Dăneşan a contestat alegerile şi,

finalmente, le-a câştigat în al doilea scrutin. Dar Iulian Sârb nu se lasă, încearcă … Dăneşan

a contracarat la finalul anului trecut cu un sondaj de opinie care a cam dezarmat pe toată

lumea: aproximativ 50 % din voturi ar merge direct către Dăneşan în competiţie cu oricare

alt candidat. Şi niciun candidat nu trece de 18-20 % în competiţia directă cu actualul primar.

Sondajul nu a ajuns în reflectoarele presei, ceea ce ne duce cu gândul la faptul că acesta a

fost folosit în negocierile din interiorul USL. Iar popularitatea e un criteriu important.

În PNL odată cu alegerea lui Dan Colceriu la preşedinţia filialei, speranţa unui primar liberal a

renăscut. Puternic susţinut de câţiva oameni de afaceri importanţi, susţinut şi de mare parte

în filiala PNL, Dan Colceriu vrea să candideze. Problema lui Dan Colceriu este aceeaşi ca a

tuturor celorlalţi candidaţi care au încercat să-i ia locul lui Dăneşan: Nu reuşeşte să convingă

votanţii. Cel puţin aşa reiese din singurul sondaj de opinie din Sighişoara despre care ştim şi

noi.

Negocieri

USL s-a blocat la Sighişoara. Deşi recomandările de la centru vin în direcţia „primarii pe funcţie
candidează în continuare, primăriile PD-L sau de altă culoare politică se împart în funcţie de
candidatul cel mai bine poziţionat din cadrul USL”, PNL forţează nota la Sighişoara. Ba chiar
s-au auzit voci că Dan Colceriu ar fi pregătit să candideze independent dacă nu i se acordă
susţinerea USL. Ba chiar s-a auzit de susţinere PNL, deci două candidaturi din USL. Ba chiar ar
putea exista o „platformă” de susţinere a lui Dan Colceriu cu oameni din PSD şi PNL, un fel de
USL înafara USL. Şi oricare variantă convine de minune PD-L, care stă după colţ şi lansează în
toată presa locală mesaje şi vectori de imagine ce pot fi folosiţi în alegerile locale.
Până la decizia finală nu mai poate trece mult timp, alegerile locale vor avea loc cel mai
probabil în luna iunie şi deci liderii USL sunt sub presiune maximă.

Istrate Manu

vasile ioan (2012-03-19 18:33:27)
din cate stiu eu domnul danesan e divortat...deci de unde familie ,frumos nu prea....imagine buna in
comunitate...nici atat,sustinere nu mai are demult pentru ca nu a facut absolut nimic din ce a promis
pentru sighisoara ...deci de unde danesan candidatul ideal?nu e nici pe departe.SA PLECE ODATA DIN
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PRIMARIE CA NE-AM SATURAT DE EL

Conopan Ion (2012-03-01 17:58:10)
Asa se intampla la Sighisoara cand unii nu mai stiu simtul masurii !!!Daca esti bun mergi cu o trapta
mai sus nu ramai vesnic si blazat la acelasi nivel.Rau este ca si orasul ramane tot asa .......

Gabriel Andreas (2012-04-09 14:57:03)
Votati Dan COLCERIU!!! Recomand, garantez!!!!

1.1.36 În direct cu CL (2012-01-30 19:18)

Pentru prima dată în acest an, aleșii reghineni s-au întâlnit în mod oficial în ședința ordinară

a Consiliului Local. Întâlnirea s-a desfășurat săptămâna trecută, 26 ianuarie de la ora 16.00,

la sediul Primăriei municipiului Reghin, și a avut pe ordinea de zi 14 proiecte de hotărâre, o

informare a Serviciului Public de Asistență Socială asupra activității desfășurate de asistenții

personali, raportul Serviciului Public de Asistență Socială privind serviciile și activitatea

mediatorului sanitar, derulată în perioada noiembrie 2011- decembrie 2011 și nelipsitul punct

de diverse.

În direct

Ședința a fost transmisă în direct de postul local de televiziune. Cei care s-au așezat în fața

televizoarelor au văzut că aleșii lor votează un prim proiect de hotărâre, care presupunea

constatarea încetării de drept a mandatului de consilier local, prin pierderea calității de

membru al partidului politic pe a cărei listă a fost ales, a domnului Horea Gheorghe. Acesta

a fost exclus din PD-L Reghin anul trecut, motivele înscrise în documente făcând referire la

absențele domniei sale de la ședințele de Consiliu și la părerile exprimate în presa locală,

păreri care se pare că nu concordă cu liniile ideologice ale formațiunii din care făcea parte la

data respectivă. Cert este că deși excluderea a fost contestată, ea a rămas în picioare.

În concluzie, domnul Horea a lăsat locul în Consiliul Local următorului supleant înscris pe lista

de candidați a PD-L Mureș, Organizația Locală Reghin. Este vorba de domnul Petrovan Vasile

Ioan, care a și depus jurământul în fața noilor săi colegi.
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Banii

Celelalte 12 puncte ale ordinii de zi au avut în vedere, printre altele, impozitele și taxele locale,
tarifele de bază la chiriile pentru spațiile cu altă destinație decât cea de locuințe, aprobarea
listei de repartizare a locuințelor pentru tineri destinate închirierii, dar și proiectul de hotărâre
privind aprobarea încheierii unui contract de parteneriat între Consiliul Local al municipiului
Reghin și AS FCM Viitorul Reghin.
Acest ultim proiect, care viza aprobarea unei sume de bani pentru echipa feminină de fotbal a
fost amânat pentru o viitoare ședință.

Emeșe Ardelean

1.1.37 Tîrnăvenenii, mai civilizați în 2011 (2012-01-30 19:29)

La nivelul municipiului Tîrnăveni, numărul infracțiunilor din anul 2011 a scăzut semnificativ
față de anul 2010. Informația reiese din statistica Poliției municipiului , prezentată în fața
administrației locale. Analiza dinamicii criminalităţii constatate în anul 2011, în mediul urban
evidenţiază scăderi la infracţiunile sesizate cu -260.

Infracţiunile de mare gravitate cum sunt omorurile, loviturile cauzatoare de moarte, violurile

s-au reduc, dar au fost reclamate infracţiuni pe linia micii criminalităţi, care, în ciuda gravităţii

scăzute, afectează semnificativ sentimentul de siguranţă al cetăţenilor .

În anul 2011 au fost sesizate 609 infracțiuni, cu 260 mai puține față de perioada similară a

anului anterior, înregistrându-se o scădere de aproape 30 %.

Situația se prezintă în felul următor: infracțiuni economice au fost cu 54 % mai puține ca în

2010, infracțiuni judiciare cu aproape 30 % mai puține, iar infracțiuni de altă natură cu 24 %

mai puține.

Un municipiu fără probleme
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„Atât indicatorii statistici care reflectă nivelul criminalităţii, cât şi nivelul de siguranţă perceput

de cetăţeni ne arată că municipiul Tîrnăveni este fără probleme deosebite în ceea ce priveşte

siguranţa cetăţeanului, fenomenul infracţional încadrându-se în parametrii cu valori sub medii,

raportat la ceea ce se înregistrează la nivel judeţean. Cu toate acestea, gândindu-ne la viitor

este necesar să anticipăm schimbările şi să ne adaptăm la acestea, în aşa fel încât printr-o

folosire eficientă a resurselor să asigurăm atingerea obiectivelor organizaţionale ”, a declarat

comandantul Poliției din Tîrnăveni, comisarul Marcel Grama.

Și numărul accidentelor a scăzut

Biroul Rutier din Tîrnăveni se află sub media pe județ la capitolul accidente grave soldate cu
morți şi răniți grav. Pe raza de competență a Poliției Rutiere din Tîrnăveni, în anul 2011 s-au
înregistrat cu 45 % mai puține accidente grave față de anul de referință 2010. La numărul
persoanelor decedate în urma accidentelor s-a înregistrat o scădere cu 83 % față de anul
trecut, iar răniții grav au fost cu 28 % mai puțini decât în același an de referință.

În anul 2011, principalele cauze de producere ale accidentelor rutiere grave au fost indisciplina
pietonilor, viteza excesivă sau neadaptată și neacordarea de prioritate pietonilor, se mai arată
în informarea Poliției.
„Această informare vizează crearea şi întărirea unui parteneriat bazat pe încredere şi trans-
parenţă între Poliţie şi comunitatea reprezentată prin administraţia publică locală, în scopul
îmbunătăţirii nivelului de siguranţă publică de pe teritoriul municipiului şi localităţile sub-
urbane Bobohalma şi Cuştelnic. Chiar dacă rezultatele obţinute în cursul anului 2011 sunt
preponderent pozitive, efectivele noastre de poliţie vor depune în continuare eforturi susţinute
conform menirii sale”, a mai declarat comandantul Poliției.
Cooperarea care există la nivelul municipiului între forţele de ordine şi autorităţile locale a
avut un rol important în catalogarea municipiului ca fiind fără probleme deosebite.

Mircea Barbu

1.1.38 Sute de ludușeni s-au prins în Horă (2012-01-30 19:32)

Ziua de 24 ianuarie a constituit pentru locuitorii oraşului Luduş un prilej potrivit de a se

întâlni cu istoria şi cu arta populară românească. Tradiţia a fost respectată şi în acest an de
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Primărie şi de Consiliul Local, care în colaborare cu Casa de Cultură „Pompeiu Hărăşteanu”,

Asociaţia culturală „Pe Mureş şi pe Târnavă” şi, în premieră, cu Centrul Cultural al Ministerului

Administraţiei şi Internelor din Bucureşti au organizat un spectacol folcloric extraordinar

dedicat Unirii Principatelor Române.

„Hai să dăm mână cu mână”

Acest generic a atras la Casa de Cultură un număr impresionant de spectatori, Sala devenind
neîncăpătoare, aşa că, difuzoarele instalate în parcul Primăriei au transferat emoţia de pe
scenă celor care nu au mai găsit loc în sală. Mai întâi, prof. Mircea Gheborean a vorbit
despre însemnătatea actului istoric de la 1859, apoi prefectul Marius Paşcan a punctat etapele
parcurse în devenirea statală a României, iar primarul Florin Urcan a mulţumit celor prezenţi
pentru prezenţă şi pentru colaborarea cu Primăria.
După momentul în care Ciprian Istrate a intonat Imnul naţional al României, au urcat pe scenă
Sorin Gheorghe Buc, Marius Zgăianu, Marian Predescu, Angelica Flutur, Eugen Mihăilă, Nelu
Şopterean, Mihaela Sabău Istrate, Alexandru Pugna, Cornelia şi Lupu Rednic.
Momentele de coregrafie au fost asigurate de dansatorii de la Ansamblul „Ardealul” Luduş, iar
Grupul instrumental „Ceteraşi de pe Câmpie” a susţinut acompaniamentul.

Ioan A. Borgovan

1.1.39 BC Nova Vita a pierdut lamentabil la Alba (2012-01-30 19:36)

La Sfârșitul săptămânii trecute (sâmbătă) BC Nova Vita Tîrgu-Mureş a pierdut în deplasare,

cu scorul de 69-54 (18-13, 27-15, 13-14, 11-12) în faţa formaţiei CSU Alba Iulia, într-o partidă

din etapa a XVIII-a a Diviziei A de baschet feminin. Fele selecţionerului Stacey Nolan au început

slab și au continuat așa până la sfârșitul meciului, CSU Alba Iulia a condus în permanență, la

un moment dat conducând cu 22 de puncte. Procentajele de reuşită la aruncările de 2 puncte

(51 % Alba Iulia faţă de 35 % Tîrgu-Mureş), respectiv, ale celor de 3 puncte (29 %-19 %) relevă

acest lucru.
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Au evoluat

Cea mai bună jucătoare a celor de la Nova Vita a fost Cherrise Graham, autoare a 24 de
puncte (la care se adaugă şi 2 recuperări). Ea a fost secondată de Veronica Hicks (16 puncte,
7 recuperări, o pasă decisivă).
Pentru BC Nova Vita au mai evoluat : Cristiana Cutaş (6 puncte, o recuperare, 4 pase decisive),
Dragana Gobeljic (4 puncte, 10 recuperări, 4 pase decisive), Catherine Scanlon (2 puncte, 6
recuperări, 2 pase decisive), Bojana Vulic (2 puncte, 5 recuperări, 2 pase decisive) şi Alexandra
Cutaş (o pasă decisivă).
BC Nova Vita a suferit, astfel, a patra înfrângere în sezonul regulat şi, cu cele 32 de puncte,
ocupă momentan locul 3 în clasament. În cadrul rundei a XIX-a, fetele vor înfrunta în această
săptămână, 1 februarie, pe teren propriu, pe SCM Craiova.

Cristina Vancea

1.1.40 Golf este cel mai vândut autoturism din Europa (2012-01-30 19:40)

Pentru că vremea topurilor de tot felul se încheie odată cu luna ianuarie, aruncăm o

ultimă privire pe cifrele anului ce a marcat o revenire a vânzărilor din piaţa auto cam pe

toate continentele lumii. Şi pentru că spaţiul editorial nu ne permite prea multe detalii o să

subliniem doar principalele trăsături ale lui 2011.

În România…

… Logan (15.830 bucăţi) a fost urmat de Skoda Octavia şi de VW Golf. Producătorul român

Dacia a vândut cel mai bine în Franţa, aproape 95.000 de unităţi.

În Austria s-au înmatriculat 356.000 de maşini (+8 %), iar topul arată că VW Golf (16.777 buc)

este din nou lider, urmat de VW Polo (12.000) şi Opel Astra (8.200).

VW Golf (20.100) este pe primul loc şi în Belgia, unde cele 572.211 maşini înmatriculate în
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2011 au propulsat această piaţă pe locul 20 la nivel mondial şi pe locul 6 în Europa! Golf este

urmat de Renault Megane (18.392) şi de VW Polo (16.295).

În Finlanda s-au vândut 125.000 de autoturisme cu o creştere serioasă de 13 % faţă de 2010.

Topul arată astfel: Skoda Octavia, VW Golf, Toyota Avensis şi Nissan Qashqai

Germania…

Cea mai mare piaţă europeană şi totodată cel mai important producător auto de pe vechiul

continent este dominat la capitolul vânzări pentru a 31-lea an consecutiv de VW Golf! 31 de

ani consecutiv, VW Golf est cel mai vândut autoturism de pe cea mai mare piaţă europeană, iar

în 2011, pentru prima dată în istorie, VW a monopolizat podiumul. Asta înseamnă performanţă

pentru grupul VW. În 2011, vânzările în Germania au crescut cu 9 % ajungând la 3,2 milioane

de unităţi, dintre care Golf au fost 258.000, Passat 103.507 şi VW Polo 90.720.

A doua piaţă europeană Franţa a scăzut cu 2 % în 2011 ajungând la 2,2 milioane de unităţi.

Topul arată că francezii rămân fideli industriei autohtone: Clio 123.827, Peugeot 207 - 103.000

şi C3 - 80.000 de bucăţi. Duster se află pe locul 10 în topul francez cu 51.600 de bucăţi.

Top trei vânzări în Europa este închis de Marea Britanie cu 1,94 milioane de bucăţi. Englezii

au preferat pentru al treilea an consecutiv marele rival al VW în segmentul mic, Ford Fiesta

(96.122) şi hatch-back Ford Focus (81.832), iar pe locul trei s-a clasat Vauxhall Corsa cu 77.751

de unităţi. De observat că VW nu este preferat de englezi, Golf fiind singurul „infiltrat” printre

Ford-uri şi Vauxhall-uri în top 10 vânzări.

Italia, aflată pe locul patru în Europa cu 1,75 milioane de unităţi vândute a înregistrat o

scădere puternică a vânzărilor cu 11 %. Italienii rămân fideli mărcilor autohtone, topul este:

Fiat Punto (122.288) care este lider de 18 ani consecutiv, Fiat Panda (115.863), Ford Fiesta,

Fiat 500 şi Lancia Ypsilon. De remarcat este că Alfa Romeo prin modelul Giulieta a reuşit să

intre în top 10, prima prezenţă după 1990 a Alfa Romeo în acest top.

Cea de-a cincea piaţă europeană, Spania, a fost cel mai crunt lovită de recesiune astfel că

scăderea a fost de 18 % în 2011! Total vânzări: puţin sub 810.000 unităţi. Seat Ibiza a fost

urmat de Nissan Qashqai, Renault Megane şi Seat Leon.
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Ciudăţenia Europei: Olanda

Ţara lalelelor ne-a atras atenţia prin faptul că în topul vânzărilor prima limuzină sau maşină de
categorie mijlocie sau mai mare se află doar pe locul 16! Deci, primele 15 locuri sunt ocupate
în exclusivitate de maşini mici şi mini! Locul 1 VW Polo, locul 2 Renault Twingo, locul 3 Peugeot
107 şi tot aşa până la locul 15. Locul 16 … VW Passat.
Piaţa elveţiană a crescut cu 8 % faţă de 2010. Pe primul loc în preferinţele elveţienilor este
Volkswagen Golf, apoi Skoda Octavia şi pe trei VW Polo. Clasamentul este completat de Opel
Astra, VW Passat şi Peugeot 207.
În Suedia Volvo sărbătoreşte al 16-lea an consecutiv pe primul loc în preferinţele clienţilor,
acum e rândul modelului V70, urmat de VW Passat şi VW Golf.

Cristian Teodorescu

1.1.41 Resemnarea (2012-01-30 19:47)

Mediafax Monitorizare, primul serviciul român de monitorizare profesionistă a presei,
monitorizând toate categoriile de surse online (presă, dar şi social media), a reușit să sta-
bilească un top al revendicărilor din timpul protestelor de stradă din ultimele două săptămâni.
Astfel, revendicarea cea mai auzită pe străzile din România a fost „Alegeri anticipate” (care
înregistrează peste 25 % dintre menţiunile din online despre cele 9 revendicări monitorizate).
Apoi, pe locurile 2, 3 și 4 se cere demisia președintelui și a guvernului (prin sintagmele „Jos
Băsescu”, „ Demisia președintelui”, „Demisia guvernului”). Urmează „Legea Sănătății” și
„Taxa auto” (cu 12,4, respectiv 9,9 % din totalul mențiunilor online). De abia pe locurile 7 și 9
urmează două revendicări sociale, „Mărirea salariilor” și „Mărirea pensiilor”, cu un procentaj
aproape nesemnificativ (1,1 %, respectiv 0,7 %).

Această monitorizare scoate în evidență câteva lucruri interesante. În primul rând, se vede
clar că se cere cu insistență schimbarea președintelui. Deci, oamenii ar considera că toate
problemele lor vin de la Băsescu, iar apoi de la guvern. Pe această linie, mulți oameni politici,
dar nu numai, au acuzat o manipulare politică a protestatarilor, ceea ce cu siguranță nu este
un lucru imposibil la noi în țară unde mârlănia oamenilor politici merge până la o astfel de
atitudine, înjositoare pentru demnitatea lor de oameni. Dar din această atitudine reiese din
nou clar rolul ultim pe care-l ocupă populația în sufletul politicianul și locul suprem pe care-l îl
ocupă lupta politică și deținerea puterii.

Apoi, este demn de remarcat că revendicările sociale majore precum „Mărirea salariilor” și
„Mărirea pensiilor” ocupă nici 2 % din revendicări. Cum este posibil ca o populație săracă
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(pentru că asta e realitatea) să nu ceară mai mulți bani? În privința pensiilor, o explicație ar fi
că pensionarii, datorită vârstei lor, sunt mai greu de mobilizat și de adus în stradă. Dar lipsa
manifestanților care să ceară cu insistență „mărirea salariilor”, și mai ales lipsa revendicărilor
de genul „crearea locurilor de muncă” mi se pare un paradox într-o manifestație populară, mai
ales ținând cont că pentru oamenii ar conta mai mult taxa auto decât pensiile sau salariile.
Acum, manifestanții se răresc… Tăcerea și detașarea politicienilor va câștiga din nou în fața
resemnării românilor?

Titi Dălălău

1.1.42 Greii UPM faţă în faţă (2012-01-30 19:54)

Pentru funcţia de rector al UPM candidează prorectorul didactic al universităţii, Călin Enăch-

escu, respectiv Ramona Neag, unul dintre şefii Facultăţii de Studii Economice, Juridice şi

Administrative. Săptămânalul Punctul i-a „pus față în față” pentru a vedea cine merită mai

mult funcția de rector. Citiți în continuare ce a ieșit...

Prof. univ. dr Ramona Neag

Rep.: Ce credeţi că vă recomandă pentru funcţia de rector?

Prof. Univ. Dr Ramona Neag: Experienţa pe care am acumulat-o în cei 19 ani de cadru didactic
în învăţământul universitar, experienţa profesională pe care o am în calitate de economist
şi expert contabil auditor financiar. Consider că în următorii ani va fi nevoie de o gestiune
riguroasă la nivelul unei instituţii de stat. Datorită problemelor actuale cred că experienţa pe
care o am în acest domeniu va fi benefică pentru conducerea acestei universităţi.

Rep.: Ce credeţi că a funcţionat bine şi ce credeţi că nu a funcţionat?

R.N.: Este foarte greu să dai un verdict aşa într-o frază. Sunt foarte multe lucruri bune care s-au
făcut. Universitatea Petru Maior cred că a contribuit foarte mult la crearea unei noi facultăţi.
Facultatea de Ştiinţe Economice, Juridice şi Administrative este o facultate nouă, înfiinţată
printr-un efort comun al cadrelor didactice care existau în universitate. Şi se vede clar că
această facultate îşi merită în momentul de faţă poziţia. Consider că este foarte important
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că acest lucru s-a făcut şi noi, cei care suntem de la această facultate, beneficiem de aceste
eforturi. În al doilea rând, universitatea a ieşit foarte mult în afară. Cadrele didactice au fost
sprijinite în a accesa fonduri, şi-au dezvoltat proiecte internaţionale, relaţiile internaţionale
ale universităţii s-au dezvoltat foarte mult şi acest lucru trebuie remarcat. Ce n-a funcţionat…
probabil colaborarea între facultăţi, între cadre universitate din cadrul facultăţilor din univer-
sitare în crearea de masterate comune, de programe în care să fie antrenaţi colegi din toate
facultăţile, să se facă echipe inter-disciplinare prin care să lucrăm împreună şi să ne cunoaştem
mai bine. Nu au funcţionat foarte bine, din punctul de vedere al rigorii administrative mai
multe lucruri. De exemplu biblioteca, cea care ar trebui să beneficieze de o informatizare,
care e extrem de importantă. Cred că ar trebui să facem mai mult în ideea ca fiecare persoană
care lucrează în universitate să ştie foarte clar responsabilităţile pe care le are. De asemenea,
colegii din aparatul administrativ să fie implicaţi în activitatea de asigurare a dosarelor pentru
managementul calităţii. Sunt lucruri extrem de importante, pentru că atunci când suntem
evaluaţi de către ARACIS se cer foarte multe dosare, iar aceste dosare trebuie realizate de
către colegii mei, care sunt şi aşa implicaţi în alte activităţi. Aparatul administrativ ar putea să
suplinească o parte din sarcini. Şi, bineînţeles, să încercăm o remunerare a tuturor activităţilor
care se realizează.

Rep.: Ce consideraţi că ar trebui schimbat?

R.N.: În plan sunt foarte multe lucruri pe care le-am sugerat. Ar trebui să încercăm să facem
aceste masterate la nivel de facultăţi pe care să le agreeze şi mediul economic, să venim în
întâmpinarea cerinţelor acestora. Mi-aş dori o colaborare cu mediul economic, care trebuie să
conştientizeze că noi încercăm să formăm cadre care mai apoi trebuie valorificate de ei. Am
dori ca studenţii noştri să fie stimulaţi. Noi nu avem întotdeauna resursele financiare necesare,
însă mediul economic poate să vină şi să sprijine şi să-i stimuleze pe acei studenţi care sunt
cei mai buni, prin burse sau facilitându-le un loc de muncă bun, dacă ei sunt buni. Mi-aş dori
foarte mult ca activitatea de practică să fie realizată în condiţii mai bune, să ne implicăm
în a găsi noi societăţile unde aceşti studenţi să fie primiţi în practică. Fiecare facultate are
activităţi practice. Trebuie să ne implicăm, să nu-i lăsăm doar pe studenţi să caute, pentru că
este foarte greu. Parteneriatul cu mediul economic ar putea fi foarte benefic. De asemenea
mi-aş dori foarte mult ca studenţii noştri să fie chiar studenţi. Să le organizăm o viaţă socială,
activităţi sportive, prin care să se implice zi de zi. Noi avem un cenaclu la Facultatea de Ştiinţe
Economice, Juridice şi Administrative şi mi-aş dori ca acest cenaclu să încerce să-i coopteze
pe toţi studenţii. Mi-aş dori de asemenea să creăm o bază de date cu toţi studenţii astfel încât,
dacă un agent economic doreşte să angajeze pe cineva, să nu mă întrebe pe mine, profesorul
Neag, ce student i-aş indica, ci să existe o bază de date şi atunci ei să vină către univer-
sitate ca spre un partener. Aş dori 10 oameni pe domeniul respectiv, să vedem ce ofertă aveţi.

Rep.: Ce schimbări veţi aduce în management?

R.N.: Fiind o funcţie executivă, mi-aş dori să identific foarte bine activităţile pe fiecare post.
Pornind de la organigrama din universitate, aş vrea să identific fiecare persoană şi care sunt
activităţile pe care le realizează corespunzător pregătirii şi să vedem unde există posibilitatea
ca persoanele respective să fie antrenate şi în alte activităţi. Nu este o muncă foarte uşoară,
dar îmi doresc să fac acest lucru pentru eficientizarea activităţii administrative. Sunt multe
activităţi administrative în care sunt implicare cadre didactice şi acest lucru presupune
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alocarea unui timp foarte valoros, în care ar putea sta de vorbă cu studenţii, ar putea avea
activitate ştiinţifică, nu să se ocupe de dosare. Aş dori să dinamizez aparatul administrativ în
sensul de a suplini anumite activităţi pe care astăzi le fac cadrele didactice. În ceea ce priveşte
activitatea studenţilor mi-aş dori o colaborare mult mai bună cu organizaţiile studenţeşti. Ele
există, trebuie numai dinamizate, trebuie să simtă că au un sprijin. Dacă îl au, ei pot fi foarte
creativi. Bineînţeles că trebuie să trecem prin filtrul gândiri ce propun ei, dar trebuie să simtă
că suntem aproape de ei.

Rep.: Care sunt primele cinci proiecte pe care le veţi implementa dacă sunteţi
aleasă rector?

R.N.: În primul rând aş dori să eficientizez activitatea administrativă, în al doilea rând aş dori

foarte mult să fac schimbarea site-ului universităţii, în al treilea rând parteneriatul cu mediul

economic în care pot să mă implic personal având în vedere mediul în care lucrez efectiv

şi m-am format, în al patrulea rând bibliotecile şi în al cincilea rând, dacă totul va merge

bine, activitatea studenţilor, dinamizarea ei, iar acel cenaclu să fie cunoscut în tot oraşul prin

activităţile pe care le poate desfăşura.

Prof. univ. dr. Călin Enăchescu

Rep.: Ce credeţi că vă recomandă pentru funcţia de rector?

Prof. univ. dr Călin Enăchescu: Asta este o întrebare destul de dificilă. Totuşi, de 15 ani
sunt în mediul academic al universităţile. Este vorba despre o experienţă acumulată de la
catedră mergând până la facultate, unde am fost decan timp de cinci ani, mergând până la
conducerea universităţii unde am fost prorector timp de opt ani. Cunosc realităţile, condiţiile
din universitate. Ştiu ce e bine şi ce e rău. Sper să pot propune şi lucruri care vor aduce
îmbunătăţiri. Evident şi experienţa ştiinţifică: Sunt profesor universitar de 20 ani. Şi, nu în
ultimul rând, dorinţa de a face ceva.

Rep.: Ce credeţi că a funcţionat bine şi ce nu a funcţionat?

C.E.: Partea didactică. La noi în universitate s-a făcut întotdeauna şcoală. Nu am eliberat
diplome fără acoperire, în sensul că abilităţile şi cunoştinţele studenţilor aveau acoperire
printr-un program educaţional corespunzător. Ne caracterizează dinamismul şi, datorită unei
mărimi mai mici, capacitatea de a organiza mult mai eficient activităţile. Ar mai fi multe
de spus: relaţiile internaţionale cu peste 60 de universităţi din străinătate, proiectele multe,
inclusiv cu finanţare europeană care a dus la o dotare bună a universităţii şi în general un
program de creştere continuă a specializării, a oferte educaţionale. Totul trebuie raportat la
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dimensiunile universităţii. Cel mai important lucru care trebuie schimbat este mentalitatea: să
fie mai nouă, adaptată la noile cerinţe ale societăţii, exprimate şi prin Legea Educaţiei. Aceasta
impune nişte criterii de ierarhizare prin care vine şi finanţarea, în funcţie de activitatea de
cercetare în proporţie covârşitoare. Datorită faptului că noi suntem un colectiv mic, activitatea
de cercetare era fărâmiţată pe grupuri foarte mici sau chiar individuale. Asta nu are cum să
ducă la eficienţă. În planul meu managerial e propunerea de coagulare pe grupuri mari. În
loc să avem fiecare câte o temă de cercetare, să avem câteva teme de cercetare şi să facem
grupuri de cercetători şi atunci creşte eficienţa.

Rep.: Ce schimbări veţi aduce în managementul universităţii?

C.E.: Sistemul de învăţământ e destul de reglementat şi grade mari de libertate nu ai ca să
poţi să faci dramatice, pe care le-ai face într-o firmă privată. Şi nici nu e cazul. Ceea ce e
foarte important ar fi descentralizarea mai mare la nivelul departamentelor şi facultăţilor. Nu
trebuie gâtuită iniţiativa la nivelul conducerii universităţilor, ci trebuie transmisă mai jos, către
conducerea departamentelor şi facultăţilor. O implicare mai mare a oamenilor cu un sistem
de recompensare pe cât posibil e acest lucru şi, evident, de penalizare atunci când e necesar.
Dificultatea este că actualul sistem bugetar nu prevede o salarizare diferenţiată pe calitatea
muncii, ci doar pe vechime şi funcţie, indiferent cât eşti de bun şi eficient. Acelaşi salariu îl au
doi oameni cu aceeaşi vechime şi aceeaşi funcţie, indiferent cât muncesc. Aici e o problemă
şi sperăm că se va crea un sistem care să recompenseze oamenii care muncesc.

Rep.: Care vor fi primele cinci proiecte punctuale pe care doriţi să le implementaţi?

C.E.: Prima dată este vorba despre o analiză a programelor de studii. Datorită clasificării, noi
avem o paletă largă de programe de studii, de la ierarhizări bune la ierarhizări mai slabe, din
diferite motive. Trebuie să ne axăm eforturile pe excelenţă. Asta înseamnă că primul proiect
este categoric unul didactic, care înseamnă reevaluarea programelor de studii, reevaluarea
priorităţilor pe care le susţinem. Nu putem merge înainte aşa orbeşte cu toate programele.
S-ar putea să le putem susţine, dar nu cred că în totalitate. Vom concentra toate eforturile
pe programele de studii performante. În domeniul cercetării, cum v-am spus, crearea de
teme generale pentru colective mari de cercetare. Apoi sprijinirea lor financiară şi morală. În
domeniul relaţiilor didactice internaţionale crearea unor masterate şi programe de studii prin
folosirea unor proiecte europene prin care să fim în stare să dăm diplome duble sau cu o tutelă
cu alte universităţi, care ar creşte eficienţa şi performanţa programelor de studiu. În domeniul
sprijinirii cadrelor didactice este vorba de consolidarea colective de tratarea unor drumuri de
carieră prin care oamenii să poată promova, pentru că e foarte greu în momentul de faţă
să promovezi în sistemul educaţional, fără un sprijin de la nivelul conducerii universităţii.
Neputând promova nu putem creşte nivelul de ierarhizare şi de aici un cerc vicios. În domeniul
managementului descentralizare şi atunomie, în limitele legii şi bunului-simţ.

Cătălin Hegheș
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Vali Bucsa (2012-03-02 07:55:15)
Vreti sa formati cadre astazi, dupa 22 de ani, care sa corespunda realitatilor din mediul economic
si sa se integreze in piata muncii. Pana acuma ce ati facut? Someri see you diploma. Oameni care
nu se pricep aproape la nimic. S-au aparat privilegiile castei universitare. Important era, conform
unor principii economice pe care pretindeti ca le predati abdolventilor de studii economice, ca: ce
se producea in universitati, recte studenti, sa fie competitivi, nu cantitatea lor sa fie cat mai mare.
Astazi e nasol, datele demografice nu va mai ajuta sa umpleti tara de absolventi see you diplome
universitare. Multi dintrei ei fac menajul occidentalilor astazi. Ati mai gasit o nenorocire care sa va
prelungeasca agonia: reducerea numarului de ani universitari la 3 si inventia studiilor post universitare
de 2 ani, plus studii doctorale pentru tot no(e)rodul. Orice universitate din Romania scoate doctori pe
banda rulanta. Se va termina si asta curand. Acum abia va ganditi sa faceti ceea ce trebuia facut de
la inceput. O mare parte din responsabilitatea distrugerii Romaniei in cei 22 de ani de democratie
revine si intelectualitatii din mediul universitar. Sunteti dispusi sa va asumati judecat istoriei?

Vali Bucsa (2012-03-02 07:59:09)
Aveti o problema see you corectorul de text pentru post-uri. Se schimba automat textul scris in
romaneste see you expresii din limba engleza. Dispar litere.

1.1.43 Pregătiri pentru alegeri la UPM (2012-01-30 20:05)

Nu doar UMF este în febra alegerilor, ci şi UPM. Conform „Regulamentului de organizare

şi desfăşurare a alegerilor şi concursurilor pentru structurile şi funcţiile de conducere” al

Universităţii „Petru Maior” din Tîrgu-Mureş, „Rectorul este ales prin votul universal, direct

şi secret al tuturor cadrelor didactice şi de cercetare titulare din cadrul universităţii şi al

reprezentanţilor studenţilor din Senatul universitar şi din Consiliile facultăţilor, în conformitate

cu rezultatele referendumului privind desemnarea acestuia” (Art. 44). La alegerile pentru

funcţia de rector poate candida orice persoană, cadru didactic sau de cercetare, cu gradul

didactic de profesor universitar sau echivalent. Tot la articolul 44 se impun câteva cerinţe

pe care candidatul la funcţia de Rector trebuie să le îndeplinească, dintre care amintim

următoarele: Să nu împlinească vârsta legală de pensionare în perioada mandatului de 4 ani;

să aibă rezultate remarcabile în domeniul managementului universitar; să aibă experienţă

prin stagii de studii şi de cercetare ştiinţifică în străinătate; să se dedice universităţii şi să

aibă capacitatea de a impune principiul excelenţei în activităţile acesteia; să impună politici

de îmbunătăţire a calităţii activităţilor din toate structurile universităţii; să dispună de certe

calităţi în domeniul comunicării şi al relaţiilor interumane; să fie un membru respectat şi cu

autoritate recunoscută în întreaga comunitate universitară.
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Mandatul

Referitor la durata mandatului, articolul 46 face următoarele precizări: „Durata mandatului de

rector este de 4 ani. Mandatul poate fi înnoit cel mult o dată. O persoană nu poate fi rector al

UPM pentru mai mult de 8 ani”.

În sfârşit, Art.49, face referiri la metoda concretă prin care este desemnat şeful universitar:

„Rectorul se consideră ales din primul tur de scrutin, dacă la procesul de votare au participat

cel puţin 2/3 din numărul totalul de electori şi dacă obţine majoritatea simplă a voturilor

valabil exprimate. Dacă această condiţie nu a fost îndeplinită se fixează o nouă dată pentru

alegeri, programată în cel mult 7 zile, la care vor participa doar primii doi candidaţi, în ordinea

descrescătoare a voturilor obţinute. La acest al doilea scrutin de alegeri prezenţa la vot nu

constituie criteriu de validitate. Se va considera ales în funcţia de rector candidatul care

obţine cele mai multe voturi”. Sintetizând, Rectorul UPM, Liviu Marian, exprimă cele amintite

anterior astfel: „Cadrele didactice au hotărât să aleagă noul rector prin vot direct; astfel, 20

de studenţi şi 164 de cadre didactice vor vota alegerea rectorului: cel care va primi 50 % +1

din voturi va ieşi învingător. În caz de egalitate de voturi pentru ultimele poziţii se procedează

la un al doilea tur de scrutin între candidaţii care au fost la egalitate de voturi”.

Cine se avântă în luptă?

Pentru funcţia de rector al UPM candidează prorectorul didactic al universităţii, Călin Enăchescu,

respectiv Ramona Neag, unul dintre şefii Facultăţii de Studii Economice, Juridice şi Administra-

tive. Ambii candidaţi la funcţia de rector au afişate pe internet (http://www.upm.ro/alegeri.html)

date extrem de relevante din activitatea lor didactică şi de cercetare. Pe site-ul Universităţii

Petru Maior, la rubrica Alegeri 2012, atât Ramona Neag, cât şi Călin Enăchescu au afişate câte

un CV, o listă cu lucrările de specialitate publicate până acum şi programul lor managerial.

Ambii candidaţi au peste zece ani de experienţă în mediul academic, însă Călin Enăchescu

pare să deţină un uşor avans în ceea ce priveşte experienţa în funcţii de conducere. Enăchescu
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a fost timp de cinci ani decan al Facultăţii de Ştiinţe şi Litere din Universitatea Petru Maior,

iar vreme de opt ani a fost prorector didactic al aceleiaşi universităţi. Ramona Neag a fost

prodecanul Facultăţii de Studii Economice, Juridice şi Administrative timp de 10 ani.

Calendar de alegeri

Alegerile mai ample în UPM au început în luna ianuarie a acestui an. Astfel între 23 ianuarie –

27 ianuarie a avut loc alegerea membrilor în Consiliile de Facultate.

Începând cu această săptămână, între 30 ianuarie şi 3 februarie urmează să se valideze Con-

siliile de Facultate. Între 6 şi 10 februarie este programată alegerea Senatului şi a Preşedintelui

Senatului. Scrutinul pentru desemnarea rectorului se va desfăşura în 28 februarie, urmând ca

ziua următoare documentele necesare validării rectorului să fie transmise MECTS. Ministerul

va avea la dispoziţie o lună pentru a valida rectorul. După confirmarea sa, între 1 aprilie – 15

mai, rectorul îşi va numi prorectorii. Tot în aceeaşi perioadă va avea loc selectarea decanilor

şi numirea prodecanului.

Raport de rector

În timpul mandatului actualului rector al UPM, prof. univ. dr ing Liviu Marian a continuat proce-
sul investiţional. Astfel, clădirea de laboratoare de informatică şi inginerie a mai adăugat 2.000
de mp, plus dotările care sunt deosebit de valoroase, a fost sala de sport, modernă şi foarte
bine utilată, au fost redotate şi utilate laboratoarele de inginerie, suma investită cifrându-se la
peste 2 milioane de euro. „Tot în această perioadă am început lucrările la căminul studenţesc
din Livezeni pe care, din păcate, nu l-am putut termina din cauza problemelor din ultimii doi
ani. Finanţările de la minister n-au mai venit. Ne-am bucurat că am putut termina clădirea
laboratoarelor. Vor fi 432 de locuri în condiţii foarte bune. E undeva la 30 %, dar clădirile
sunt ridicate deja în roşu”, spune rectorul. La Livezeni, conducerea universităţii a mai reuşit
o extindere de 5000 de mp de hală şi 5.000 mp de teren unde intenţiona să construiască în
parteneriat cu primăria.

Din punct de vedere al vieţii sociale, atât din punct de vedere al cadrelor didactice, cât şi a
studenţilor, au fost demarate mai multe proiecte şi programe în POS DRU. „Astfel, toţi cei
care au avut ceva de spus în cercetare şi în viaţa socială, au făcut-o cu largheţe. Studenţii au
câştigat premii internaţionale cu care ne putem mândri. Concursurile de pledoarie de la Haga,
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concursurile naţionale de management, plus inovaţiile studenţilor de la inginerie pe domeniul
economiei de energie de care sunt interesate firme de talia lui Bosch”, a precizat rectorul.

Prof. univ. Liviu Marian susţine şi acum ideea înfiinţării unei universităţi metropolitane, din

care să facă parte UMF şi UAT. „Cred că noi am abordat ideea de universitate metropolitană

poate prea puţin local. Trebuia să ne spunem exact doleanţele, iar comunitatea locală să-şi

exprime poziţia. Fiecare în parte sunt mici, dar împreună ar fi mari. Când arunci o idee de

genul acesta, în prima zi ţi se spune că e o prostie, în a doua zi spune să mai stăm de vorbă,

iar în a treia zi că este o soluţie pe care o putem crea, iar apoi se apucă să o creeze. Noi

am finisat doar primii doi paşi. Probabil am fost prea înţelegători cu justificările negative din

partea celorlalţi de la UMF şi UAT”, susţine rectorul.

Situaţia actuală

În 2011, Ministerul Educaţiei a împărţit în cinci categorii valorice programele oferite de
universităţi: de la A- cel mai bun, la F- cel mai slab. „Petru Maior” este, conform clasificării, o
universitate relativ mediocră, neavând nici măcar o categorie de studiu clasificată cu A, dar
având în schimb la B, C şi D mai multe reprezentante. Din păcate, şase programe oferite
de UPM au fost clasificate în categoria E, fiind considerate slabe de către reprezentanţii
Ministerului. Iată clasificarea profilelor: Categoria B –Informatică, Administrarea afacerilor,
Management, Istorie; Categoria C - Inginerie şi management, Inginerie electrică şi energet-
ică, Drept, Ştiinţe administrative, Contabilitate, Finanţe, Filologie; Categoria D - Ingineria
sistemelor, Calculatoare şi tehnologia informaţiei, Ingineria Industrială, Educaţie fizică şi sport;
Categoria E - Mecatronică şi robotică, Ingineria Mediului, Matematica, Ştiinţe ale comunicări,
Stiinţe Politice, Ştiinţe ale educaţiei.

„În anul 2012, la UPM sunt înscrişi aproximativ 4.000 de studenţi, repartizaţi pe trei facultăţi,
cea mai mare fiind cea de Ştiinţe Economice, care încadrează jumătate din elevi. Bugetul
Universităţii este undeva la 208 de milioane de lei (208 de miliarde de lei vechi), din care 41
% reprezintă venituri proprii”, a declarat, pentru Punctul, actualul rector al UPM, prof. univ.
dr. ing Liviu Marian. Acesta a criticat clasificarea făcută anul trecut de ministrul Funeriu,
spunând că a fost realizată pe alte considerente (de exemplu geografice), nu pe criteriile
didactice: „Probabil atunci când se va face o clasificare de către Europa vom intra şi noi în top
deoarece eu consider că merităm un alt loc. Oricum, am luat o serie de măsuri pentru fiecare
dintre specializări: mai multe lucrări ştiinţifice, participarea la conferinţe internaţionale, mai
multe cărţi scrise (cercetări). De exemplu, am trimis la editură 30 de cărţi scrise de profesori
de-ai universităţii. S-au luat, de asemenea, măsuri pentru eficientizarea unor specializări,
de exemplu orientarea cadrelor didactice pe specializările fanion care va duce la sporirea
pregătirii profesionale a tinerilor”.

©2024 www.punctul.ro 103



BlogBook 1.1. JANUARY

Lena Graur

Vasile Dancea

Cătălin Hegheș

1.1.44 Bătălie interesantă pentru conducerea UMF (2012-01-30 20:15)

Apariţia noii legi a Educaţiei, la începutul anului 2011, a determinat şi ample schimbări
în ceea ce priveşte regulamentele universitare privind alegerile structurilor de conducere. În
iunie 2011, la Universitatea de Medicină şi Farmacie, cadrele didactice au fost chemate să se
exprime asupra modalităţii de desemnare a rectorului. Astfel, aceştia au decis că rectorul va
fi ales prin vot universal, direct şi secret al tuturor cadrelor didactice şi de cercetare titulare
din cadrul universităţii şi al reprezentanţilor studenţilor din Senatul universitar şi din comisiile
facultăţilor. În Regulamentul electoral al UMF, la art. 3 întâlnim principiile care stau la baza
alegerilor în Universitatea de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş.

Dintre acestea amintim următoarele: mandatul de rector are durata de 4 ani; o persoană nu
poate ocupa funcţia de rector pentru mai mult de 8 ani; candidaţii la un mandat de rector au
obligaţia de a-şi depune CV-urile pentru afişare pe pagina de Internet a Universităţii. Apoi, la
Capitolul VII intitulat Rectorul, din acelaşi Regulament electoral se arată cine poate candida
pentru funcţia de rector şi care sunt paşii de urmat pentru depunerea candidaturii. Astfel,
pentru ocuparea funcţiei de Rector pot candida personalităţi academice sau ştiinţifice din ţară
şi din străinătate, cu profil medico-farmaceutic. Petru funcţia de rector se depun candidaturi
care constau în: CV care să cuprindă lista de lucrări şi contribuţii personale didactice, ştiinţifice,
organizatorice şi de reprezentare; plan managerial privind dezvoltarea didactică, ştiinţifică, a
resurselor umane, a bazei materiale, precum şi atragerea de resurse financiare în Universitate,
şi o declaraţie pe propria răspundere că nu a fost lucrător al Securităţii sau colaborator al
acesteia, în sensul art. 2 lit. a)-c) din ordonanţa de urgenţă nr. 24/2008 privind accesul la
propriul dosar şi deconspirarea Securităţii.

Potrivit regulamentului, rectorul nu poate fi şi membru al Senatului, astfel că persoana care

este aleasă rector va renunţa la calitatea de membru al Senatului. În locul său va fi desemnat

un alt membru al Senatului, după aceeaşi procedură după care au fost aleşi toţi ceilalţi membri.

După ce este ales, în termen de o lună, rectorul îşi va alege prorectorii.

Trei interesaţi, niciun înscris, bătălie interesantă
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Pentru funcţia de rector al UMF, cea mai importantă funcţie de conducere, şi-au manifestat

intenţia de a candida trei profesori universitari, şi anume: prof. univ. dr Klara Brînzaniuc,

actualul prorector ştiinţific al universităţii, prof. univ. dr. Tiberiu Băţagă, şeful Clinicii de

Ortopedie şi Traumatologie din cadrul Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă, şi prof. dr. univ.

Leonard Azamfirei, decanul Facultăţii de Medicină. Până la închiderea ediţiei, niciunul dintre

cei înscrişi nu îşi depusese candidatura, motiv pentru care încă nu cunoaştem proiectele

manageriale intrate în competiţie.

Bătălia va fi interesantă, dacă vedem şi latura sa politică, prof. dr. Klara Brînzaniuc bucurându-

se de recunoaşterea social-democraţilor de fiecare dată când aceştia s-au aflat la guvernare,

în timp ce prof. dr. Tiberiu Băţagă are susţinerea liderului democrat-liberal mureşean, Dorin

Florea. Nu ne este clar în graţiile cărei formaţiuni politice se află prof. dr. Leonard Azamfirei.

Actualul rector intenţionează să obţină funcţia de preşedinte al Senatului universitar.

Calendarul alegerilor

În UMF, până în 15 ianuarie a avut loc desemnarea Comisiilor Electorale pe Facultăţi şi

Comisiei Electorale pe Universitate; începând cu 15 ianuarie şi până azi, luni, 30 ianuarie

inclusiv, cadrele didactice îşi depun candidaturile pentru Consiliile Facultăţilor şi Senat, ur-

mând ca acestea să fie afişate pe site-ul universităţii, www.umftgm.ro. Primul tur de scrutin

pentru alegerea Consiliilor Facultăţilor şi Senatului va avea loc în 6 februarie. Al doilea este

programat să se desfăşoare în 8 februarie. Şi pentru funcţia de rector, termenul de depunere a

candidaturilor expiră luni, 30 ianuarie, ora 15.00. Calendarul alegerilor prevede în 10 februarie

şedinţa publică pentru prezentarea platformelor electorale ale candidaţilor pentru funcţia de

Rector. Primrul tur de scrutin a alegerilor pentru funcţia de rector va avea loc în 22 februarie,

iar al doilea în 24 februarie. Perioada alegerilor structurilor de conducere din UMF se va încheia

la jumătatea lui aprilie. Între 15 martie şi 15 aprilie este programată depunerea candidaturilor

şi organizarea concursurilor pentru ocuparea funcţiei de Decan la cele trei facultăţi.
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Raport de rector

După cel de-al doilea mandat de rector, prof. univ. dr. Constantin Copotoiu, a bifat mai multe

investiţii. Astfel, în 2010 au fost inaugurate două imobile modernizate, şi anume Biblioteca

UMF şi un hotel cu o cantină-restaurant de 60 de locuri. Biblioteca, având şase săli de lectură,

ce funcţionează într-un imobil monument istoric construit în 1909, este dotată acum la stan-

darde occidentale, cu 132 de calculatoare, servere şi toată tehnologia IT necesară funcţionării

în reţea, aer condiţionat oferind studenţilor peste 200.000 de volume. Investiţia a costat

3,9 milioane de lei. Pentru hotelul destinat cadrelor didactice şi studenţilor din străinătate

şi cantina restaurant, universitatea a cheltuit o sumă de 6,4 milioane de lei. Investiţia vine

după ce din 2009, Facultatea de Medicină Dentară se poate lăuda cu un sediu nou-nouţ, cu

săli de curs şi laboratoare ultramoderne. În total, investiţiile din ultimii doi ani se cifrează

la 43 de milioane de lei. Proiectele nu se opresc însă aici, conducerea universităţii având în

plan construcţia unui nou sediu pentru Facultatea de Farmacie, noi cămine studenţeşti sub

formă de garsoniere cu două sau trei paturi, un amfiteatru care să folosească drept spaţiu de

învăţământ pentru cursuri, un centru integrat de transplant de organe.

Situaţia actuală

Universitatea de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş funcţionează ca instituţie publică

cu personalitate juridică, fiind singura universitate pe domeniul Sănătăţii cu predare şi în

limba maghiară, alături de limba română şi mai nou cea engleză. „În prezent, la UMF sunt

înscrişi 4.704 studenţi, dintre care 4.429 sunt români, iar restul sunt veniţi din străinătate.

3.078 de studenţi sunt înscrişi la Facultatea de Medicină Generală, 971 studenţi la Facultatea

de Medicină Dentară şi 655 studenţi la Facultatea de Farmacie”, ne-a informat prof.dr.univ

Constantin Copotoiu, Rectorul UMF. Acesta a mai completat că „bugetul pe anul 2011 a fost

de 28 de milioane de lei, dintre care 13 milioane de lei au provenit din resurse proprii: 1,2

milioane de lei sunt utilizate pentru cămin, 1,8 milioane pentru burse, iar 156.000 de lei pentru
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transportul studenţilor. Pentru anul 2012 bugetul încă nu a fost stabilit”.

Cine sunt?

1. Klara Brînzaniuc

Prof. dr. Klara Brînzaniuc, prorector ştiinţific al UMF, are 51 de ani, este de profesie medic

primar în medicină sportivă, specialitate pe care a practicat-o între 1993 şi 2005. La Uni-

versitatea de Medicină şi Farmacie a început să predea în 1990, obţinând în 2006 titlul de

profesor universitar doctor. Klara Brînzaniuc a deţinut funcţia de director executiv al Direcţiei

de Sănătate Publică Mureş, între 2002 şi 2005, şi pe cea de director al Institutului de Boli

Cardiovasculare şi Transplant în 2009. De la şefia DSP a fost demisă după ce a venit la Putere

Alianţa D.A., iar de la conducerea Institutului Inimii după ce PSD a plecat din coaliţia de

guvernare cu PDL.

Prorectorul ştiinţific al UPF a apărut într-un top al celor mai bine plătiţi profesori universitari,

fiind inclusă în categoria celor care câştigă lunar între 4.500 de euro şi 5.000 de euro. Această

sumă provine din salariul de profesor universitar şi din evaluări ARACIS, mai precizau autorii

topului.

2. Tiberiu Bățagă

Prof. univ. dr. Tiberiu Băţagă (51 de ani), şeful Clinicii de Ortopedie şi Traumatologie din cadrul

Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş are, din 2010, statuie la spital, după ce a fost

susţinut pentru a primi titlul de erou în muncă, titlu acordat de radioul Europa FM. Din 1995

şi până azi, a tratat peste 21.000 de pacienţi. Cariera medicală, dar şi cea universitară le-a

început în 1991, după ce şi-a luat rezidenţiatul şi a ales ca specialitate ortopedia. În prezent

are gradul de medic primar, respectiv titlul de profesor universitar doctor.
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3. Leonard Azamfirei

Prof. univ. dr Leonard Azamfirei are 44 de ani şi este decanul Facultăţii de Medicină din cadrul
UMF, secretar general al Colegiului Medicilor Mureş şi
medic primar anestezie-terapie intensivă în cadrul Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-
Mureş. Este doctor în medicină şi are peste 180 de lucrări ştiinţifice în domeniu. A participat
la specializări în Olanda, Ungaria, SUA, Japonia. Este implicat şi în activitatea de medicină
preventivă, susţinând numeroase prelegeri de educaţie sanitară. În acelaşi timp, este redactor
la revista Viaţă + Sănătate, încă de la înfiinţarea acesteia. De asemenea, prezidează Fundaţia
Omega, care a deschis un liceu în Tîrgu-Mureş şi o şcoală generală în Câmpeniţa destinată
elevilor adventişti de ziua a şaptea.
Lena Graur

Vasile Dancea

1.1.45 Proteste de 24 ianuarie la Tîrgu-Mureș (2012-01-30 20:47)

Protestele din 24 ianuarie, când a fost organizat și un spectacol dedicat sărbătorii unirii.

1.2 February

1.2.1 Andreea Nistor: „Nu există ‹‹Nu pot››” (2012-02-07 13:53)

Născută în Târnăveni, Andreea Nistor a îmbrăţişat cariera de stewardesă la doar 22 de
ani. A terminat liceul la Andrei Bârseanu în Tîrnăveni şi a absolvit Universitatea de Litere şi
Arte Lucian Blaga din Sibiu, specializarea Română - Engleză. În prezent este în anul doi la
Masteratul Studii Europene de la Cluj Napoca.

„La vârsta de 19 ani m-am „desprins” de părinţii mei. Atunci am început să câștig propriii
mei bani. Eram în primul an de facultate, în ultima lună de şcoală şi în drum spre facultate
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am primit un fluturaş cu o ofertă de joburi în Grecia. Le-am comunicat părinţilor faptul că voi
pleca în Grecia să lucrez pe o perioadă de 3 luni deoarece îmi doresc să am banii mei şi vreau
să încep să fiu independentă”, s-a destăinuit Andreea.

Cu toate că la început părinţii ei nu au fost de acord, a luat decizia să se descurce singură şi

de aici a început totul. Pentru a ajunge stewardesa, Andreea a trecut prin multe examene,

emoţii, nopţi de nesomn, drumuri, dar ambiția a făcut-o învingătoare: „Mă aflam în vacanţa

de vară în Târnăveni în anul 2011, căutându-mi pe internet un job în Cluj. Astfel am dat de

anunţul pentru stewardesă în Emiratele Arabe Unite. Deşi speranțele că voi reuși erau mici,

am trimis totuşi CV-ul...”.

1 la 3.000

„ …Aşa se face că după două săptămâni am primit un e-mail în care mi se aducea la cunoştinţă
faptul că am fost selecţionată alături de alţi 400 de candidaţi pentru a susţine două examene
la Bucureşti”, povesteşte Andreea Nistor începutul carierei sale.

După mai multe examene şi interviuri, unde s-au prezentat numai fete frumoase, Andreea a
reuşit să fie angajată la cea de-a doua companie aeriană din lume, la numai 22 de ani, fiind
una dintre cele trei fete care au obţinut acest job, dintr-un total de peste 3.000 care s-au
aliniat la start.

„Deşi viaţa de stewardesă este foarte grea, presupunând multă muncă şi o mare responsabili-
tate (am trecut prin cele mai grele momente ale vieţii mele până să ajung aici) acum nu regret
nicio clipă pasul pe care l-am făcut şi sunt mulţumită de ceea ce fac. Am ajuns la concluzia
că nu există „nu pot” sau „nu reuşesc”, ci doar teama de a nu şti să faci anumite lucruri, însă
prin multă practică poţi excela în orice domeniu şi vă spun asta din propria mea experienţă”,
a mai adăugat stewardesa Andreea.

„Consider că la vârsta de 22 de ani sunt împlinită pe toate planurile, mai ales pe cel financiar,
iar visul meu de a deveni o persoană independentă s-a concretizat”, şi-a încheiat Andreea
povestea.
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1.2.2 Un pat cald pentru oamenii străzii (2012-02-07 14:02)

Azilul de noapte „Găzduirea Iernuțeanca” este o instituție relativ nouă la Reghin. Centrul

a fost înființat în noiembrie 2011 și este susținut de un reghinean care a amenajat un spațiu

primit cu titlu gratuit de la Primărie. Ioan Țeugea oferă în acest spațiu un pat cald, igienă,

haine curate şi o masă caldă pentru cei care nu au unde locui. Oamenii vin doar seara, fac o

baie, primesc de mâncare și dorm în condiții civilizate.

Oamenii

Ioan Țeugea, care deține și un restaurant în apropierea Centrului de noapte, spune că cei pe

care îi găzduiește sunt oameni de treabă, care se străduiesc să-și găsească un rost în viață,

un loc de muncă, un nou început. Ei se oferă chiar să ajute la treburile zilnice atunci când este

cazul și sunt conștienți că „Centrul de noapte” este o soluție temporară pentru ei.

Speranțele

Toţi spun că şi-au pierdut familiile sau locuinţele din diferite motive, în urmă cu câţiva ani, au

trăit o perioadă pe străzi și s-au lăsat să alunece încet pe o pantă periculoasă predându-se

alcoolului şi vieţii dezordonate. Acum însă pentru că în centru nu pot intra dacă se află sub

influenţa alcoolului şi pentru că au un program care trebuie respectat, au renunţat la băutură,

caută ceva de lucru şi încearcă să se refacă spiritual pentru a putea din nou lupta cu viaţa.

La această oră Centrul de noapte este frecventat constant de patru persoane, dar gerul din

zilele trecute a făcut necesară suplimentarea numărului de paturi. Alţi 4 oameni ai străzii au

ajuns la Găzduirea Iernuţeanca după ce au fost găsiţi aproape îngheţaţi şi duşi la serviciul de

urgenţă al Spitalului pentru îngrijiri.

Acum şi pentru aceştia, zilele de iarnă sunt mai uşor de suportat şi poate speranţele lor la o

viaţă mai bună au căpătat alte coordonate.
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Salvarea

„A fost colacul nostru de salvare. Poate dacă nu era ne pierdeam cu totul. Acum însă mai
avem şi noi o speranţă că putem redeveni oameni adevăraţi. Şi e mare lucru!”, ne-a declarat
unul dintre cei găzduiţi în Azilul de noapte.

Emeșe Ardelean

Filoftia Vlad (2012-03-09 14:37:11)
E un gest nobil ...Mintea produce mereu modele ale viitorului , viitorul are forma mintii ...

Koptkilu Jamaykanu (2013-06-19 14:46:52)
la urma urmei tot noi poporul scoatem din mocirla pe saraci , un gest super dar ma tem ca vom ajunge
si noi la cantina cersetorilor ma gandesc ca pana la anul pe vremea asta 2014 vom in genunchea de
foame

Koptkilu Jamaykanu (2013-06-19 14:47:48)
moartea tradatorilor de tara................

1.2.3 Un nor financiar umbreşte „Raza de soare” (2012-02-07 14:06)

Asociaţia „Rază de soare” din Iernut a luat naştere din dorinţa de a fi alături de părinţii ai

căror copii se confruntă cu nevoi speciale. Centrul de zi pentru recuperarea psihosocială şi

reintegrarea în comunitate a copiilor şi tinerilor cu cerinţe educative speciale (CES) a înseninat,

de-a lungul anilor, viaţa unui număr însemnat de copii şi tineri din Iernut şi din localităţile

apropiate.

Parteneriat cu Primăria

Prezentă la şedinţa Consiliului Local în care s-a aprobat bugetul pe anul 2012, Maria Anton,
preşedinta Asociaţiei, a prezentat o informare în conformitate cu prevederile parteneriatului
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încheiat cu CL în anul 2011 pe o durată de cinci ani, din care am înţeles că suma alocată de la
bugetul local a fost folosită pentru plata salariilor personalului, iar activitatea s-a desfăşurat
conform planului propus. În bugetul anului 2011, pentru activitatea Asociaţiei a fost prevăzută
suma de 20.000 de lei, dar s-au cheltuit numai cu puţin peste 15.000 de lei, acesta fiind
probabil motivul pentru care în bugetul acestui an au fost prevăzuţi doar 19.000 de lei.

Dar, în acest an, altele sunt condiţiile. Mai întâi a crescut numărul de beneficiari de la 25

la 29, din care 75 % sunt copii până la 18 ani, iar dizabilităţile acestora sunt severe şi în

aceste condiţii se impune separarea serviciului de recuperare şi socializare pe două categorii

de vârstă. Apoi, în acest an, se reacreditează serviciul social, adică Centrul va fi evaluat

şi va primi avizul de funcţionare din partea comisiei Judeţene pentru Acreditarea Serviciilor

Sociale în cazul în care se îndeplinesc toate cerinţele. Pentru aceasta, activitatea trebuie

organizată pe vârste şi pe afecţiuni, cele trei categorii cuprinzând: Copii (12) cu afecţiuni

uşoare şi moderate, cu activităţi specifice pentru ei; Copii (10) cu afecţiuni grave şi severe

care au nevoie de servicii mai multe, terapie individuală în mod special, fiind vorba de copii

cu autism, parapareze spastice, retard psihic sever; Tineri (7) de peste 18 ani care au nevoie

de kinetoterapie, psihoterapie, activităţi de ergoterapie – recuperare şi multe altele.

Suplimentare de fonduri

În această perioadă la „Rază de soare” sunt angajate două persoane, un kinetoterapeut şi un
psihopedagog special, dar aceştia nu pot acoperi toate necesităţile care decurg din programele
de recuperare. În aceste condiţii, se impune angajarea unui pedagog de recuperare care să se
axeze în principal pe activităţile cu tinerii. Pentru aceasta Maria Anton şi Maria Dorina Paşca
din Consiliul de Administraţie al Asociaţiei solicită Consiliului Local Iernut o suplimentare cu
12.000 de lei a alocaţiei anuale. În condiţiile unui buget „subţirel”, comisia economică este
de acord cu suplimentarea, dar şi cu angajarea unei persoane cu jumătate de normă. În
final, consilierii au aprobat suplimentarea cu 6.000 de lei „până la vară, în august când se va
schimba ceva”, suma fiind luată de la capitolul „Sport”. Încă o dată se adevereşte că „Rază
de soare” există fiindcă în calea ei, „OAMENI minunaţi risipesc norii”, aşa cum cred copiii cu
cerinţe educative speciale.

Ioan A. Borgovan
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1.2.4 City’us s-a calificat în sferturi! (2012-02-07 14:14)

Selecţionata de futsal a României este prima echipă calificată în sferturile de finală ale
Campionatului European de Futsal – Croaţia 2012 – după victoria în faţa Rep. Cehe, scor 3-1.
Partida a fost dominată pe tot parcursul meciului de echipa tîrgumureșeană, însă scorul a fost
deschis de cehi, în minutul 8 (a marcat Belej). Egalarea a fost adusă de Gabi Dobre, în minutul
18. Cu 6 minute înainte de final, tehnicianul Sito Rivera a renunţat la portar şi România a
pornit în atac, iar în minutul 34 Ignat a punctat ducând scorul la 2-1 pentru români. Cehii au
forţat egalarea, dar cei care înscriem suntem tot noi. În minutul 37, Florin Matei interceptează
mingea în jumătatea proprie, trece printre doi adversari, îl evită pe portar și marchează golul
victoriei (3-1). Victoria la două goluri diferenţă le-a asigurat jucătorilor noştri, matematic,
calificarea în primele 8 echipe ale continentului.

După două jocuri, echipa condusă de Sito Rivera a acumulat 3 puncte, golaveraj +1. În ultima
partidă a grupei se vor întâlni Croaţia şi Republica Cehă. La acest moment, croaţii au 3 puncte,
golaveraj +1, iar cehii 0 puncte, golaveraj -2. În cazul unui egal, Croaţia va câştiga grupa, cu 4
puncte, iar România va termina pe locul 2. În cazul în care Reprezentanta Cehă se va impune,
toate cele 3 echipe vor fi la egalitate de puncte, iar departajarea se va face la golaveraj.
România are mari şanse de a câştiga grupa, în cazul în care cehii câştigă la 1 sau două goluri.

România a început partida în formula: Iancu – Florin Matei, Dobre, Lupu şi Gherman. Au
mai jucat: M. Stoica, Răducu, Şotârcă, Safar, Ignat şi Al-Ioani. România va disputa partida
din sferturile de finală, azi, luni 6 februarie, fie la Split, fie la Zagreb, în funcţie de rezultatul
ultimului joc din grupă. Dacă va termina pe prima poziţie, România va juca la Split mai mult
ca sigur cu Ucraina, iar dacă va termina pe locul doi, va disputa sfertul de finală la Zagreb, în
compania Spaniei.

1.2.5 Ciudățeniile auto ale anului 2012 (2012-02-07 14:22)

Am văzut topuri de vânzări, ierarhii răsturnate, eșecuri de marcă și lideri noi pe scena
profitului. Toate în 2011. Ce va fi în 2012 nu avem de unde să știm, dar putem să aruncăm
un ochi critic pe oferta producătorilor. Un ochi critic pe mașinile ciudate din ofertă, pentru că
struțo-cămilele au fost cheia succesului pentru unii și piatra de moară legată de gât pentru
alții.

Începem cu Ferrari, care a încheiat 2011 cu o mașină de patru locuri - în configurație de

Combi/Break. Și a început 2012 cu primul Ferrari 4x4. Iar dacă producătorul din Maranelo a

deschis noi drumuri, principalul competitor italian Lamborghini a dat undă verde primului SUV
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din istorie. Deci, îl așteptăm.

Fiat 500 a fost o lovitură de imagine foarte bine primită de public. Competiția britanico-

bavareză MINI a lansat un MINI SUV, de ce nu ar face-o și Fiat cu modelul 500 din ofertă și

uite așa se naște 500L ce va fi produs în Serbia. Acesta va concura în segmentul Nissan Juke.

Apropo de Juke, știați că inginerii de la Nissan au reușit să înghesuie sub capota micuțului

cross-over ditamai motorul V6 bi-turbo construit special pentru GT-R? Juke R are acum 485 de

CP.

Impreza va avea un frate mai mare

Cine visează la Subaru Impreza? Ei bine, Impreza va primi un frate mai mare și mai musculos,

cu cizme de cauciuc (adică un cross-over) – XV. Cine visează la Subaru Impreza WRX? Ei

bine, coupe-ul BRZ va primi motoare din ce în ce mai puternice și va ajunge și pe circuitele

profesioniste pentru că Subaru pregătește versiunea de competiții. Menționăm că Subaru BRZ

este frate de sânge cu Toyota GT.

Bugatti Veyron în varianta arhi-cunoscută nu se mai produce. Pe liniile de producție se mai

lucrează totuși la aproximativ 100 de unități decapotabile, în versiunea Grand-Sport. Adică

versiunea cea mai puternică. Apoi, Bugatti Veyron își va lua locul binemeritat în istoria

automobilului fiind considerat o capodoperă inginerească.

Electricele

În final vă reținem atenția cu un domeniu aproape inexitent în România: mașinile electrice.
Probabil unul dintre cei mai avansați producători de mașini electrice din lume Tesla a început
parteneriate cu diferiți producători auto pentru dezvoltarea unor autoturisme electrice. Cu
toate acestea, Tesla dezvoltă un SUV electric pe cont propriu. Deci, dacă Tesla reușește să
creeze și un 4x4 electric atunci se poate aproape orice în domeniul combustibililor alternativi.
Trebuie doar să încerci.
Cristian Teodorescu
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1.2.6 Recensământul şi o gură de realitate (2012-02-07 14:26)

[1] Am văzut că românii, fie că vorbim de analişti de tot felul, politicieni, jurnalişti şi chiar
cetăţeni „simpli” (ghilimelele nefericitei exprimări) s-au dat de ceasul morţii citind, declamând,
analizând şi răs-analizând rezultatele provizorii ale recensământului desfăşurat în anul ce a
trecut.

De la pierderea a nu ştiu câtor cetăţeni şi până la ce rău o ducem aici, în România, cei mai
sus-amintiţi au lăcrimat pe marginea recensământului care consemnează sec că din 2002
am pierdut vreo două milioane de cetăţeni. Deşi mi se pare forţat cuvântul pierdere. Şi pot
să vă explic de ce. Pierduţii aceştia trimit în ţară bani care intră legal în economie. Nu toţi
că doar nu sunt proşti ( – cu toate că nu sunt de acord cu evaziunea şi alte practici ilegale,
când ai de-a face cu un stat hoţ, nici nu mă mir că înfloresc astfel de procedee economice pe
lângă lege). Aceştia mai construiesc o casă, mai consumă, mai justifică producţia românească.

Ce ne spune această evaporare din populaţia stabilă a două milioane de locuitori? În primul
rând, ne arată cât de atractivă şi ofertantă a fost ţara noastră în ultimii 21 de ani pentru
propriii cetăţeni. Că doar cele două milioane de oameni nu au plecat sătui de atâta bine cât
au avut de suportat acasă. Acei oameni au plecat în căutarea unor slujbe, chiar dacă acasă
sunt considerate ruşinoase, dar prestate acolo, printre străini, să le aducă un venit decent şi,
implicit, un trai asemenea.

Cele două milioane de oameni sunt cel mai realist indicator al politicilor economice şi sociale
proaste duse în România de guvernele ultimilor 21 de ani. Acest grup mare, care înseamnă
10 % din populaţia totală a ţării din urmă cu 10 ani, a luat drumul străinătăţii sătul să fie
batjocorit de stat şi patroni, să fie umilit la ghişee pe banii lui, să i se ofere servicii publice sau
private proaste, să se judece în primă instanţă mai bine de 5 ani, să îşi recupereze un teren, o
clădire după ce ajunge la CEDO şi alte multe, multe exemple ale disfuncţionalităţii statului şi
privatului româneşti.
Şi chiar dacă noi, ceilalţi, am rămas, zău dacă nu îi înţeleg. Zău dacă nu admir curajul de a o
lua de la capăt ca pribeag printre străini pentru că nu îmi închipui că le este uşor, dar măcar
au demnitatea de a fi respectaţi pentru ceea ce fac şi ceea ce sunt. Noi, aici, acasă, oare ce
avem şi ce suntem?
Ligia Voro

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Ligia.jpg

1.2.7 Alegerile din iunie dezbină maghiarii (2012-02-07 14:36)

[1] Odată cu apropierea alegerilor locale, din luna iunie, bătălia pentru ciolan este tot mai
aprigă. Iar „războiul” nu se duce numai între formațiunile politice, ci dorința de putere este
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atât de mare încât riscă să dezbine chiar un electorat ce până acum era unit. Astfel, pentru
prima dată maghiarii din Tîrgu-Mureș ar putea avea doi candidați pentru funcția de primar
al municipiului. Scânteia a pornit săptămâna trecută, când Jakab Istvan a ieșit în presă cu o
declarație care a stârnit nemulțumirea liderilor UDMR. Acesta a declarat că „…CNMT a ajuns
la concluzia că Vass Levente poate să câştige alegerile de primar doar dacă este candidat
independent”.

Liderul PPMT Mureş, Portik Vilmos, a spus la rândul său, că PPMT avea ca prioritate semnarea
unui protocol de coaliţie cu UDMR, însă în urma întrevederii cu preşedintele UDMR Mureş,
deputatul Attila Kelemen, s-a desprins faptul că Uniunea doreşte să aibă un candidat sub
„culorile proprii”, iar restul formaţiunilor maghiare să îl susţină: „Dacă Vass Levente va candida
sub culorile UDMR nu va ieşi primar!”. De cealaltă parte, preşedintele UDMR Mureş, Attila
Kelemen, a declarat că partenerii săi din CNMT şi PPMT au procedat nediplomatic, dând
publicităţii o discuţie privată, şi că aceştia ar fi expus o serie de lucruri false: „Niciodată
până cum nu s-a ridicat problema ca Vass Levente să fie un candidat independent”. Acesta a
subliniat că cele două organizaţii ar fi trebuit să primească un răspuns din partea UDMR, după
întrunirea Consiliului Permanent, însă CNMT şi PPMT s-au grăbit să iasă în presă.

Oricare ar fi adevărul, cert este dacă CNMT ȘI UDMR nu vor ajunge la un consens, se va
întâmpla așa cum avertizau liderii CNMT: electoratul maghiar va fi scindat, trebuind să
aleagă între două formațiuni politice. Un alt candidat care râvnește la funcția de edil este
medicul-politician prof. dr. Benedek Imre. Acesta susţine într-o postare de vineri, 26 ianuarie,
intitulată „Cine nu vrea prealegeri?”, că subiectul prealegerilor la nivelul comunităţii maghiare
din Tîrgu-Mureş este mai actual ca niciodată. „Decizia Curţii Constituţionale a României ne
aduce mai aproape scrutinul pentru locale şi cred că este timpul ca lucrurile să se desfăşoare
normal”, spune prof. dr. Benedek Imre. „Nu mai e un secret pentru nimeni că am vrut încă
de la început prealegeri pentru desemnarea celui mai bun candidat din partea comunităţii
maghiare la alegerile locale de anul acesta. Am anunţat acest lucru încă din momentul lansării
candidaturii mele, şi constat cu amărăciune că partenerii concetăţenilor mei nici nu vor să se
gândească să îi întrebe pe oameni ce vor. E un exerciţiu simplu al democraţiei pentru care am
luptat cu toţii în ultimii 20 de ani. Sunt pregătit să intru în competiţie cu oricine în prealegeri
şi fie ca cel mai bun să câştige”, afirmă prof. dr. Benedek Imre.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/02/jakab.jpg

Emilia Gavrila (2012-02-27 12:44:48)
toti ungurii din romania trebuie sa mearga sa candideze in ungaria nu?daca sant unguri....

1.2.8 Criza și insolvenţele. Consecința: Șomajul (2012-02-07 14:50)

[1] În anii crizei economice (2009-2012) numărul cazurilor de insolvenţă a crescut foarte
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mult în comparaţie cu perioada anterioară (2004-2008). Acest lucru este cauzat şi de criza

în sine, dar şi de o măsură păguboasă impusă de stat: creşterea fiscalităţii. „În perioada

crizei mult mai multe firme au intrat în insolvență decât înainte. De vină este, pe de o

parte, criza, fiindcă foarte multe firme nu mai au cerere, nu mai au desfacere și atunci sunt

obligate să intre în procedură. Apoi, fiscalitatea este foarte, foarte mare. În perioadă de criză,

când statul ar trebui să te sprijine prin măsuri fiscale favorabile firmei, la noi fiscalitatea s-a

înăsprit începând din 2008 încoace, în sensul că a crescut TVA-ul de la 19 la 24 %, au crescut

asigurările sociale… Și atunci când faci un bilanț, dintr-un profit brut plătești 16 % impozit

pe profit, mai plătești încă 16 % impozit pe dividende și alte taxe… Astfel, în mod normal,

aproximativ 50 % din profitul brut se duce pe impozite și taxe. Dacă mai ai neșansa, și foarte

mulți se află în situația aceasta, să nu poți să-ți recuperezi creanțele de la debitorii tăi fiindcă

la rândul lor au intrat în incapacitate de plată, atunci cu siguranță ești în pragul falimentului”,

a concluzionat Pop Felicia, auditor financiar şi consultant fiscal.

Procedură greoaie

După părerea Feliciei Pop, legislaţia românească actuală referitoare la insolvenţă şi la faliment

este bună, dar punerea ei în aplicare lasă încă de dorit. Astfel, în România, procedura de recu-

perare a creanţelor poate dura de 20 de ori mai mult decât în străinătate. „Legislația actuală

este bună, dar procedura este un pic greoaie. Orice societate care intră în imposibilitate de

plată și nu mai poate să-și onoreze creditorii este firesc să-şi declanșeze individual procedura

de insolvență. Creditorii pot să declanșeze această procedură după ce parcurg anumite etape

și nu reușesc dă-și recupereze creanța. Este firesc să se întâmple așa, doar că procedura este

destul de greoaie spre deosebire de străinătate, unde o astfel de procedură uneori durează

până la 6 luni; la noi poate dura până la 7-10 ani. Am să vă dau un exemplu: Eu nu mai fac

lichidări din 2004. Am predat toate dosarele și sunt citată eronat și astăzi în anumite procese

care mai durează”, a declarat Felicia Pop.

Lanţul slăbiciunilor: Șomajul
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Criza a dus la falimente în lanţ, iar falimentele au dus la creşterea puternică a ratei şomajului.

Acest lucru reiese cu claritate din datele primite de la Direcţia Judeţeană de Statistică Mureş.

Astfel, dacă în perioada 2004-2008 rata şomajului s-a încadrat între 4,2 şi 5,2 %, cu un număr

maxim de 13.082 de şomeri la nivelul judeţului Mureş, începând din 2008, rata şomajului „a

explodat”: în 2008 a existat un maxim de şomeri mureşeni, mai exact 19.999 de persoane,

ceea ce reprezintă o rată a şomajului de 8,0 %. Rata şomajului a scăzut considerabil spre

finalul anului 2011, când a ajuns la cifra de 5,88 %, ceea ce însumează 14.568 de persoane

fără loc de muncă. Oricum, şi în prezent, la nivelul judeţului Mureş, există mult mai mulţi

şomeri decât în perioada premergătoare crizei economice.

Politică defectuoasă

Desigur, creşterea şomajului a însemnat şi creşterea cheltuielilor statului în privinţa protecţiei

sociale a şomerilor. Astfel, dacă la nivelul judeţului Mureş, în perioada 2006-2008 se plăteau

aproximativ 30.000.000 de lei pentru protecţia socială a şomerilor, în anul 2010, cheltuielile

au crescut de peste trei ori, ajungând la o sumă de aproape 96.000.000 de lei, conform datelor

furnizate de Direcţia Judeţeană de Statistică. Totuşi, interesant e că din totalul acestei sume,

cheltuielile pentru formarea profesională a şomerilor au scăzut simţitor. Astfel, dacă în 2006

se alocau pentru formarea profesională 774.477 de lei, în 2010 s-au mai alocat doar 126.970

de lei (la nivelul judeţului Mureş); ceea ce dovedeşte din nou lipsa de interes şi de logică de

la nivelele superioare de conducere ale ţării, care în perioadă de şomaj extrem taie craca

şomerilor, adică posibilitatea lor la reconversia profesională, la sporirea şanselor de a-şi găsi

un loc de muncă.

Reabsorbţie
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Totuşi, vestea bună este că, datorită eforturilor depuse de către reprezentanţii Agenţiei
Judeţene de Ocupare a Forţei de Muncă (AJOFM) Mureş, în ultima vreme rata şomajului a
început să scadă. Astfel, „rata şomajului înregistrată la nivelul judeţului Mureş la finele lunii
decembrie era de 5,88 %, cu 2,04 % mai mică decât în decembrie 2010”, a anunţat directorul
executiv al AJOFM Mureş, Reghina Fărcaş. Potrivit acesteia, pe parcursul anului trecut 1.527 de
şomeri au beneficiat de programele de formare profesională oferite de instituţie, reprezentând
aproape 10 % din numărul total al şomerilor, iar dintre aceştia aproape jumătate şi-au găsit
un loc de muncă. Pentru anul 2012 AJOFM Mureş îşi propune ca prioritate creşterea gradului
de ocupare în rândul şomerilor prin intensificarea tuturor măsurilor active de ocupare. AJOFM
Mureş se va implica activ pe parteneriate pentru atragerea de fonduri europene.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/02/8611247064996__judecator-ciocan-justitie.jpg

Vlad Mircea Lipovanu (2012-02-13 08:25:03)
test

1.2.9 Insolvenţa tot mai des în instanță (2012-02-07 14:54)

[1] Criza economică a dus câteva mii de societăţi mureşene în pragul falimentului. Fie că

au intrat voluntar în insolvenţă, fie că li s-a cerut falimentul, firmele mureşene au dat de lucru

judecătorilor, practicienilor în insolvenţă, avocaţilor şi executorilor judecătoreşti. Pe de altă

parte însă, intrarea în procedura de insolvenţă a companiilor a însemnat şomaj, mai puţine

taxe şi impozite plătite la bugetul de stat şi local.

Punctual

Criza economică a generat serioase probleme societăţilor comerciale mureşene. Multe dintre
acestea nu au mai reuşit să îşi echilibreze balanţa de plăţi şi au fost nevoite să îşi declare
voluntar intrarea în procedura de insolvenţă sau să li se solicite intrarea în insolvenţă de către
creditori. Unul dintre cei mai buni indicatori ai problemelor pe care le-au întâmpinat firmele
mureşene a fost şi este numărul dosarelor de insolvenţă care au trebuit soluţionare de către
judecătorii sindici din cadrul Tribunalului Comercial Mureş.

Numărul dosarelor de insolvenţă înregistrate pe rolul Tribunalului Comercial Mureş a crescut
constant în ultimii cinci ani. Dacă în 2007, după intrarea în vigoare a Legii nr. 85 din 2006
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privind procedura insolvenţei, numărul dosarelor aflate în soluţionare la Tribunalul Comercial
era de 284, în anul următor numărul acestora aproape s-a dublat, ajungând la 504. În 2009,
la instanţa specializată, erau înregistrate 596 de cauze. Cel mai mare număr de cauze a fost
înregistrat în anul 2010, când numărul dosarelor a crescut cu peste 50 %. În 2011, numărul
dosarelor de insolvenţă a fost de 793. „Potrivit statisticii se remarcă o evoluţie crescătoare,
boom-ul, dacă putem spune aşa, a avut loc în 2010, atât în insolvenţă, cât şi în materie
comercială”, a precizat, pentru Punctul, judecătorul Ioan Eugen Maier, purtătorul de cuvânt al
Tribunalului Comercial. În 2010 au fost pronunţate 895 de hotărâri în procedurile de insolvenţă,
arată un bilanţ al Tribunalului Comercial.

Numărul mare de dosare de insolvenţă generate de criza economică pe care a traversat-o şi

România a adus, pe de o parte, modificări în legislaţie care nu au dus neapărat la o soluţionare

mai rapidă a cauzelor, ci la probleme în funcţionarea operativă a instanţei.

În instanţă, cu bune şi rele

În 2010, Legea nr. 85 din 2006 era modificată prin Legea nr. 169. Principala modificare în
legislaţia privind procedura insolvenţei era reducerea termenelor stabilite pentru îndeplinirea
anumitor obligaţii ce revin administratorilor judiciari sau lichidatorilor.

În materia dosarelor de insolvenţă, reprezentanţii Tribunalului Comercial au arătat că durata
proceselor este mai lungă din cauze, în general, străine de judecătorii sindici. Printre acestea
se numără: soluţiile adoptate de adunarea creditorilor în ceea ce priveşte modalitatea şi
condiţiile de valorificare a bunurilor din patrimoniul debitoarei falite, precum şi raportul exis-
tent pe piaţă între cererea şi oferta pentru bunul respectiv, numărul şi complexitatea cererilor
incidentale cu care este investit judecătorul sindic în cursul procedurilor de insolvenţă, lipsa
unei practici unitare la nivelul instanţei de recurs în ceea ce priveşte aplicarea articolului nr.
6 din Legea nr. 85, neefectuarea în termen a atribuţiilor stabilite de Legea nr. 85 din 2006 în
sarcina practicienilor în insolvenţă.

În ciuda enumerării cauzelor străine care au influenţat soluţionarea dosarelor de insolvenţă,
operativitatea instanţei care a scăzut în această materie sub 50 % în 2010 a fost determinată
şi de numărul insuficient de personal, fie că vorbim de judecători, fie de grefieri. În privinţa
grefierilor, în anul 2008, aceştia aveau o încărcătură de dosare dublă decât media naţională
de 331 de dosare. În 2010, spre exemplu, un grefier de la Tribunalul Comercial se ocupa de
1.502 dosare. Această problemă s-a reglementat uşor prin angajarea de personal, astfel încât
în 2010 schema a ajuns la 11 grefieri.

Cu acest număr de persoane, conducerea Tribunalului Comercial nu a putut respecta preved-

erile legale din Codul de procedură civilă, şi anume acordarea unor termene scurte, de la o
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zi la alta. Pentru îndeplinirea acestui deziderat, au mai arătat reprezentanţii Tribunalului ar

trebui angajaţi atât judecători, cât şi grefieri. De asemenea, au apărut probleme, subliniate

de către reprezentanţii Tribunalului Comercial, şi în legătură programul informatic Ecris IV.

Potrivit constatărilor persoanelor responsabile de acesta, Ecris IV nu permite acordarea de

termene intermediare, de numere de hotărâri cu semne distinctive pentru cameră de consiliu

şi recurs şi multe altele.

Finanţele, dosare mai puţine

Unul dintre creditorii importanţi ai companiilor intrate în insolvenţă a fost Direcţia Generală a
Finanţelor Mureş. Potrivit datelor oferite de către reprezentanţii Finanţelor mureşene, în anul
2008 au intrat în insolvență la nivelul județului Mureș 300 de contribuabili. Numărul celor
care au intrat în insolvență în 2011 este de 390. „Numărul înscrierilor la masa credală de
către Direcția Generală a Finanțelor Publice (DGFP) Mureș pentru contribuabilii care au intrat
în insolvență în 2008 a fost de 213, pentru suma de 39.465.624 de lei. În anul 2011, DGFP s-a
înscris la masa credală pentru un număr de 369 de contribuabili, pentru suma de 69.931.948
de lei. Vreau să fac o precizare: Nu pentru toți contribuabilii care au intrat în insolvență noi
ne înscriem la masa credală, ne înscriem doar pentru aceia care înregistrează obligații fiscale
restante față de bugetul de stat. Procedura de insolvență poate fi declarată și de către alți
creditori”, a precizat, pentru Punctul, Olivia Sântean purtătorul de cuvânt DGFP Mureș.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/blog/wp-content/uploads/2012/02/news_image_206313_1688.jpg

1.2.10 Au zis DA și acum sunt sărbătoriți! (2012-02-14 09:54)

[1] Ce-ar fi dacă toți s-ar îngriji de relația de căsnicie la fel de mult cât se îngrijesc de
decorarea casei?”, Iată întrebarea care a născut în inima lui Richard Kane viziunea unei
săptămâni speciale pentru cei căsătoriți. În 1997, la inițiativa lui și a soției Maria, s-a celebrat
în Marea Britanie Săptămâna Căsătoriei, în premiera mondială, sub denumirea de Marriage
Week. În ultimii ani evenimentul s-a extins cu repeziciune, în prezent sărbătorindu-se anual în
ţări de prestigiu precum Germania, Elveția, SUA și Australia, în România și în țări mai apropiate
de noi, cum sunt Ungaria și Cehia.
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La iniţiativa Fundaţiei „Metro Ministries” cu sprijinul municipalităţii şi cu participarea Fundaţiei

„Veritas”, și în Sighişoara se desfăşoară în perioada 7 – 14 februarie 2012 a doua ediţie a

„Săptămânii căsătoriei”, o sărbătoare internaţională dedicată relaţiei de căsătorie şi a cuplului

căsătorit.

Activități

Acţiunea constă într-o serie de acţiuni pentru cuplurile căsătorite şi se doreşte a fi o oportu-
nitate pentru fiecare cuplu de a-şi celebra, îmbunătăţi şi îmbogăţi mariajul. Scopul acestei
sărbători este promovarea căsătoriei şi a valorilor familiei în societate şi în lume.
Activităţile programate a avea loc în această săptămână sunt: Întâlnire pentru adolescenţi
cu tema "cum mă pregătesc pentru o relaţie romantică de căsătorie", luni 13 februarie;
Săptămâna 7-14 (zile lucrătoare) februarie – grădiniţa – teme lucrări, acţiuni creative, cântece
şi jocuri pe tema familiei.
Ca şi în ediţia precedentă organizatorii propun sighişorenilor participarea la un concurs cu
premii oferite de sponsori locali: Hotel Binderbubi, Hotel Transilvania, Pizzeria Concordia,
Pizzeria “Jo”, AC’S Studio, Cofetăria Chic, Florăria Michelle, Cinema Aristocrat, SC Dentosan
SRL. Vor fi şi premii surpriză oferite de organizatori.
Pentru a participa la concurs e necesar să fie completate taloanele din Glasul Cetăţii nr. 189,
pagina 8, care vor fi depuse la sediul Primăriei, camera 12, extragerea taloanelor câştigătoare
urmând a avea loc în data de 14 februarie a.c. ora 12,00 în Sala Festivă a Primăriei.
Istrate Manu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/sighisoara-primaria.jpg

1.2.11 Bugetul 2012: Votat! (2012-02-14 09:58)

Municipiul Reghin are stabilit şi aprobat bugetul pe anul 2012 după ce membrii Consiliului
Local au fost convocaţi pentru vineri în şedinţă ordinară. Primarul ing. Nagy András a avansat
data şedinţei ordinare şi a mutat-o din obişnuita ultimă zi de joi a lunii, în a doua de vineri a
lui februarie.

Ordinea de zi a cuprins mai multe proiecte de hotărâre privitoare la bani. Primul a fost cel

referitor la bugetul local şi contul de execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al Primăriei

municipiului Reghin pe anul 2011.
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Piste de bicicliști

În plen s-a supus la vot şi proiectul de hotărâre privind aprobarea utilizării în anul 2012 a
excedentului total rezultat la încheierea exerciţiului bugetar al anului trecut. Nu în ultimul
rând, s-a pus pe tapet proiectul de hotărâre privind aprobarea contractării unei finanţări ram-
bursabile în vederea realizării unor obiective de investiţii de interes local. Concret, după cum
se arată în raportul de specialitate „…A fost aprobată contractarea unei finanţări rambursabile
în valoare de 15.195.000 lei pentru realizarea unor investiţii publice de interes local. În urma
procedurilor de achiziţie publică valorile contractate sunt mai mici decât valorile estimate”.
Aşa se face că Primăria a solicitat Consiliului Local introducerea pe lista investiţiilor suportate
din credit şi cofinanţarea de 244.000 de lei pentru obiectivul de investiţii „Piste de biciclişti în
municipiul Reghin”, fapt care s-a şi realizat.

De fapt, toate aceste puncte de pe ordinea de zi au fost necesare pentru a pregăti supunerea

la vot a Proiectului de hotărâre privind aprobarea bugetului general al municipiului Reghin pe

anul 2012.

„Terenul” a fost pregătit încă de la dezbaterea publică care s-a desfășurat la începutul săp-

tămânii trecute, la care au participat 6 consilieri locali. Aceștia au cerut diferite lămuriri şi

au venit chiar cu propuneri concrete de modificare a unor aliniate din proiectul de buget. Cu

toate acestea, în plenul şedinţei ordinare n-au lipsit interpelările şi expunerile de păreri din

partea membrilor de Consiliu. În final, proiectul de hotărâre a trecut de votul aleşilor locali.

Obiective

La finalul şedinţei primarul ing. Nagy András a declarat că acest buget are ca obiectiv

păstrarea la nivelul anului trecut a sumelor destinate instituţiilor publice pentru asigurarea

continuităţii activităţii, dar şi pentru continuarea proiectelor de investiţii începute anul trecut.

„De asemenea este importantă şi asigurarea cheltuielilor salariale pentru Primărie”, a adăugat

edilul-şef.
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Priorități

Reprezentantul comisiei pe probleme economice din cadrul Consiliului Local, Ászálos Gávril
a explicat că la acest buget a contribuit atragerea de fonduri guvernamentale şi europene,
precum şi creditul contractat. „Prioritar în acest moment este asigurarea funcţionalităţii
instituţiilor subordonate, iar în ceea ce priveşte sumele atrase la buget cu scopul de investiţii
vor face ca la finalul anului să vedem o schimbare majoră a Reghinului”, a concluzionat
Ászálos.

Emeșe Ardelean

1.2.12 Buget mai mare, discuţii mai multe (2012-02-14 10:01)

Mai devreme decât în alţi ani, Bugetul local al oraşului Luduş a fost pus în discuţia Consiliului

Local în ziua de 6 februarie 2012. Pentru acest an, bugetul dispune de 23.076.000 de lei la

venituri, 21.658.000 de lei la secţiunea de funcţionare şi de 1.418.000 de lei la secţiunea de

dezvoltare precum şi 23.217.000 de lei la cheltuieli, din care 18.430.000 de lei secţiunea de

funcţionare şi 4.787.000 de lei secţiunea de dezvoltare. Deficitul bugetar de 141.000 de lei

(secţiunea de dezvoltare) este acoperit din excedentul anilor precedenţi. A fost prezentat şi

bugetul instituţiilor finanţate integral sau parţial din bugetul local în sumă de 11.440.000 de

lei la cheltuieli.

Analiză complexă

Primul comentariu făcut după ce Ramona Zareczky a prezentat cifrele bugetului, i-a aparţinut

consilierului local Ioan Bungardi care a reproşat executivului că nu a supus bugetul dezbaterii

publice. Primarul Florin Urcan a pus că documentaţia a fost afişată pe site-ul Primăriei şi

Bugetul a fost elaborat „după o analiză complexă şi în detaliu a propunerilor de bugete

înaintate de către serviciile de specialitate ale aparatului propriu şi de către ordonatorii de
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credite ai tuturor structurilor organizatorice finanţate”. Bugetul pe anul 2012 asigură, în

viziunea Executivului, administrarea şi buna gestiune a bunurilor şi fondurilor publice locale;

Asigurarea infrastructurii, a serviciilor publice de asistenţă socială, educaţie, cultură, ordine

publică, protecţie civilă şi a altor servicii de utilitate publică; Întărirea capacităţii instituţionale

şi a eficienţei administraţiei publice în vederea îndeplinirii atribuţiilor privind dezvoltarea

economico-socială şi de mediu a oraşului.

Învăţământul pe primul loc

Dintre toate capitolele de cheltuieli se remarcă învăţământul pentru care se alocă 8.008.000
de lei, apoi capitolul „Autorităţi publice” cu 2.993.000 de lei; „Transport” cu 2.880.000 de lei;
„Protecţia mediului” cu 1.778.000 de lei şi „Cultură, recreere şi religie” cu 1.548.000 de lei.
La prezentarea bugetului pe capitole consilierii Ioan Bungardi, Liviu Botezan, Enyedi Mihai,
Daniel Şofron şi Cornel Ercean au solicitat explicaţii şi au pus întrebări la care au răspuns
Ramona Zareczky şi Florin Urcan. Capitolul „Alte cheltuieli” la care s-a alocat suma de 299.000
de lei cuprinde plata burselor şcolare (93.000 de lei); finanţarea ansamblurilor „Ardealul”,
„Transilvania”, „Hajdina” şi Grupul vocal „Datina” (35.000 de lei); Clubul sportiv „Mureşul”
(45.000 de lei) şi „Spicul” Gheja (5.000 de lei); Contribuţia CL la Fundaţia „Filantropia” –
26.000 de lei; Contribuţia CL la Fundaţia „Alpha Transilvană” – 14.000 de lei; Contribuţia CL la
Fundaţia „Caritas Mitropolitan” – 14.000 de lei şi câte 5.000 de lei pentru bisericile conduse de
preoţii Iuliu Bacali, Gheorghe Giurgea, Ilie Dăian, Vasile Cercel, Ambrus Vilmos, Csirmai Csaba
Levente, Kali Barna,Sorin Russu şi pentru biserica ortodoxă Roşiori, Cultul Adventist, biserica
Maranatha şi biserica Romano – Catolică Roşiori.

După puţin mai mult de o oră de discuţii, bugetul oraşului Luduş a fost aprobat cu 11 voturi
pentru şi cinci abţineri (Liviu Botezan, Ioan Bungardi, Gheorghe Puşcaş, Ioan Rad şi Daniel
Şofron). A lipsit de la şedinţa Maria Werzberger, PSD.

Ioan A. Borgovan

1.2.13 Pleacă medicii (2012-02-14 10:04)

Plecarea medicilor a devenit un adevărat fenomen național din cauza lipsei posibilităților
de exercitare a profesiei, a slabei salarizării și în general a sistemului medical din România. La
Tîrnăveni această problemă se vede mai acut din cauza problemelor economice ale localității
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care au repercusiuni directe asupra cadrelor medicale. Lipsa locuințelor pentru medici este cea
mai gravă dintre acestea, deoarece tot mai puțini medici doresc să se stabilească la Tîrnăveni.

În acest moment la Spitalul municipal Tîrnăveni își desfășoară activitatea 13 medici rezidenți,

toți domiciliați în alte localități, medici care la sfârșitul rezidențiatului, în cazul în care ar avea

o locuință de serviciu ar putea să continue să-și desfășoare activitatea aici.

Spre CJ

Problema a fost ridicată prima dată de consilierul local Ioan Pop care a tras un semnal de

alarmă asupra acestui aspect: „Vreau să atrag atenția că medicii vor pleca de la spitalul din

Târnăveni fiindcă nu beneficiază de o locuință de serviciu. Ar fi cazul să se ia măsuri în acest

sens”, declara consilierul în cadrul ședinței legislativului local.

Deoarece spitalul din Târnăveni are ca ordonator principal de credite Consiliul Județean Mureș,

primarul Adrian Matei a înaintat o adresă în acest sens Consiliului Județean, în subordinea

căruia se află Spitalul municipal „Gheorghe Marinescu” din Tîrnăveni: „Vă solicit să analizați

posibilitatea achiziționării de către Consiliul Județean a două apartamente care să fie puse la

dispoziția medicilor care nu locuiesc în municipiu pentru ca spitalul să nu se mai confrunte cu

lipsa medicilor. O altă alternativă la soluționarea acestei probleme ar fi suportarea de către

Consiliul Județean a chiriei pentru două sau trei locuințe care ar putea fi folosite de medicii

spitalului”, preciza edilul în adresa înaintată CJ.

„Responsabilă e Primăria”

Cei de la județ au aruncat pisica din nou în curtea Primăriei: „În ceea ce privește asigurarea și

menținerea specialiștilor și a cadrelor medicale în localitate, considerăm că această atribuție

aparține exclusiv Primăriei și ar trebui să constituie o prioritate cu atât mai mult cu cât benefi-

ciarii direcți ai serviciilor medicale sunt cetățenii localității”, a răspuns președinta Consiliului

Județean Mureș, Lokodi Edita Emoke.
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Medicii din nou pe masă

Problema medicilor a fost dezbătută din nou în ultima ședința a Consiliului Local cu atât mai
mult cu cât un vechi chirurg din localitate, dr. Florian Varga a plecat la începutul anului detașat
la spitalul din Sighișoara, fiind regretat de mulți locuitori ai orașului. Există posibilitatea ca din
luna martie acesta să revină totuși la Tîrnăveni. Cu acest prilej a mai fost scos în evidență un
aspect, și anume că anumiți medici deși beneficiază de locuințe subvenționate de Primărie
și-au cumpărat și locuințe personale fie cu destinația de locuință fie pentru cabinete medicale.
Totuși, în ședința extraordinară de vineri, 10 februarie, Consiliul Local Tîrnaveni a aprobat
achiziționarea a două locuințe de serviciu care ar putea fi utilizate și de medici.

Mircea Barbu

1.2.14 BC Nova Vita este lider! (2012-02-14 10:15)

Nova Vita s-a impus pe teren propriu, cu 77-41 (25-3, 15-10, 21-16, 16-12) în faţa formaţiei

Olimpia Brașov, într-o partidă din etapa a XXI-a a Diviziei A. Meciul a fost de la Început la

discreția fetelor noastre, care s-au impus clar, încă din primul sfert. Tot restul întâlnirii a

însemnat un galop de sănătate și un bun prilej pentru antrenorul Stacey Nolan de a exersa

niște scheme de joc. Au lipsit două din „piesele grele” ale angrenajului gândit de selecționerul

primei reprezentative a României: pivotul Bojana Vulic și fundașul Cherrise Graham.

S-au remarcat

Cea mai bună jucătoare a noastră în victoria cu Brașovul a fost americanca Veronica Hicks
(25 de puncte, 8 recuperări, 7 pase decisive). Ea a fost secondată de sârboaica Dragana
Gobeljic, autoare a unui nou double-double (16 puncte şi 14 recuperări, la care se adaugă şi 5
pase decisive). De asemenea, s-au mai remarcat americanca Catherine Scanlon (11 puncte,
8 recuperări, 3 pase decisive), dar și surorile Alexandra (8 puncte, 3 recuperări și o pasă
decisivă) și Cristiana Cutas (7 puncte, 8 recuperări și 4 pase decisive).
Adina Pop a contribuit și ea cu 5 puncte, o recuperare și două pase decisive.
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Pentru BC Nova Vita au mai evoluat Bartha Borbala (3 puncte), Iohanna Borșan (două puncte
și o recuperare) și Paraidi Tekla.

BC Nova Vita a obţinut, astfel, a șaisprezecea victorie în sezonul regulat şi, cu 36 de puncte
(20 de jocuri), ocupă pentru moment primul loc în clasament. În cadrul rundei a XXII-a, fetele
noastre vor susține un test foarte dificil și vor înfrunta în această săptămână, miercuri, 15
februarie, de la ora 16, în deplasare, campioana BC ICIM Arad.

1.2.15 BMW seria 3 – generaţia 6 (2012-02-14 10:17)

Seria 3 a ajuns la a şasea generaţie și a reușit - de parcă ar fi conceput de magi şi vrăjitori
moderni – să evolueze frumos în simbioză perfectă cu însăşi filosofia mărcii.

La fratele mai mare, seria 5, evoluţia nu a fost atât de fluidă de-a lungul generaţiilor şi mă

refer evident la „pauza” Bangle, dar seria 3 a reuşit să întruchipeze filosofia mărcii. Reuşeşte

să fie „the one”.

Dealerul Auto Transivania a adus şi la Tîrgu-Mureş două exemplare de seria 3, iar sâmbătă pe

parcursul zilei zeci poate chiar sute de invitaţi au avut ocazia să le admire în show-room-ul

BMW din Corunca. În stilul în care ne-au obişnuit deja, reprezentanţii mărcilor de lux preferă

lansările pe durata unei zile, cu indicarea unui integral orar şi nu a unei ore fixe. Dar nu asta e

important, ci produsul la care facem referire. Seria 3 vine în trei linii de design, Sport, Luxury

şi Modern…

…fiecare cu „păsărelele” ei…

Sport are elemente de design sport, inserţii de aluminiu pe bord etc; Luxury cu inserţii de
lemn pe bord, navigaţie etc; iar Modern vine cu alte briz-brizuri care vă vor satisface pofta de
materiale/gadgeturi noi. Până şi cheile sunt diferite pentru cele trei linii. Motorizările vor fi
cele cunoscute deja ca denumire 328i (245 CP, 2 litri) şi 335i (306 CP,3 litri) şi dieselul de 2
litri cu variantele de putere 163 CP şi 184 CP.

Deşi încă nu au fost disponibile şi pentru drive-test, cele două seria 3 din show-roomul
Auto Transilvania au atras atenţia prin calitatea materialelor de la interior, design modern
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şi aş spune în premieră pentru seria 3 – locuri pe bancheta spate pe care încap confort-
abil şi persoanele de peste 1,85 m înălţime. Da, eu am stat confortabil. Spaţiu suficient
şi la nivelul capului şi la nivelul genunchilor. Şi da e oarecum o premieră pentru seria 3
care întotdeauna a făcut acest compromis din motive de design „sportiv” al plafonului,
ceea ce reducea considerabil spaţiul pe locurile din spate. Una peste alta, noua serie 3
este cel mai de succes şi foarte probabil şi cel mai bun produs al mărcii bavareze. BMW este
liderul mărcilor de lux, iar Seria 3 3 este port-stindardul BMW. Nu are cum să nu fie … The one!

Cristian Teodorescu

1.2.16 Jos televizorul! (2012-02-14 10:21)

Așa cum iarna nu-i ca vara, la fel și iarna ninge. Și e frig și se mai întâmplă să viscolească.
În fiecare iarnă, nu doar în ani bisecți, o dată la cincinal sau la zece ani. Așa e iarna pe la noi.
Pe la alții, e chiar mai grea. Ninge mai mult, e mai frig și iarna nu numai că nu e ca vara, dar ca
durată e cam de două ori mai lungă. Se poate spune că pe ei iarna nu-i prea ia prin surprindere.

La ei, că-i spunem Suedia, Norvegia sau vreo altă țară nordică, lumea nu se mai isterizează.
La noi, în schimb, e sport național. Dacă ninge și viscolește, la ei se închide drumul și se
așteaptă. La noi, drumul va fi înfundat de tiruri, autocare, o mașină de deszăpezit zăpada din
frigider, net depășită de situație va rămâne împotmolită pe undeva, televiziunile vor face o
campanie de strângere de ajutoare pentru sinistrați, iar niște politicienii din opoziție vor spune
că e inadmisibil ce se întâmplă. La ei, când se termină viscolul, se deszăpezește drumul copiii
se duc din nou la școală, adulții iau calea supermarketului ca să facă o nouă aprovizionare, iar
reporterii își văd de treaba lor, care nu are legătură cu această stare de normalitate.

La noi nu! Nouă ne place să ne autoflagelăm, să trimitem reporteri în viscol ca să ne arate
cum arată „furia albă”, „iadul alb”, „România sub nămeți” sau altele de genul acesta. Ne
place la nebunie să vedem sinistrați și acolo unde nu există, drame și tragedii acolo unde nu
se întâmplă, autorități depășite acolo unde își fac treaba. Ne place să umblăm cu poalele-n
cap țipând isterizați că nu se poate așa ceva, că noi plătim taxe și impozite și atunci de ce
ninge și viscolește? Nu se poate ca statul să nu facă nimic etc.

A început isteria de la disputa Arafat-Băsescu, apoi a venit zăpada, frigul, căderea guvernului,
reinstalarea guvernului, din nou zăpada și frigul. Între timp noi privim tâmpi în televizoare
cum un pereptuu breaking news defilează nonșalant prin fața ochilor.

Eu nu mai pot! Mă uit la televizor în reprize de maxim 1-2 minute, după care cedez.

Cătălin Hegheș
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1.2.17 Fermierii, între eroare și înșelăciune (2012-02-14 10:35)

Erorile de solicitare a fondurilor au exclus peste 60 de fermieri de la sprijinul pe suprafață:

„Excluderea de la plată se face în momentul în care eroarea comisă depăşeşte 20 % din

solicitare. La noi mai există încă fermieri care nu au înţeles condiţia de eligibilitate, care este

să ai calitate de utilizator şi nu calitatea de proprietar. Calitatea de proprietar nu îţi poate

conferi întotdeauna calitatea de beneficiar al acestei subvenţii”, a declarat directorul executiv

adjunct Agenţiei de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) Mureş, Bordi Kacso Zsolt Attila.

Au încasat banii, dar nu au lucrat terenul

Acesta a arătat că şi în anul 2010 au fost o serie de neconformităţi şi că de anul trecut, APIA

Mureş a început recuperarea debitelor, de la fermierii care nu au cultivat terenul, deşi au

încasat sprijinul pe suprafaţă. De exemplu, în acest an un fermier din Bahnea a solicitat

subvenţii pentru o suprafaţă de 108 hectare, pe care nu o exploata. „La prima impresie există

un conflict de interese cu privire la utilizarea păşunilor comunale, dictat de calitatea celui care

a închiriat păşunea comunală. E vorba de un fermier din Bahnea, pentru o suprafaţă de 108

hectare”, a precizat Constantin Citirigă, purtătorul de cuvânt al APIA Mureş. Un alt exemplu

este un fermier care deşi exploatează o suprafaţă de 100 de hectare s-a exclus singur de la

finanţare, ca urmare a faptului că nu şi-a validat formularul completat în format electronic.

„Fermierul cu aproape 100 ha a intrat în aplicaţie, a formulat cererea fără însă a-i da OK-ul

final şi a ratat subvenţia. Până la urmă acel fermier a recunoscut că a greşit”, a mai subliniat

Ioan Tet.

Potrivit conducerii APIA Mureş...
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...anul trecut au fost depuse pentru măsuri de sprijin 31.978 de cereri, pe o suprafaţă de
251.488 hectare, fiind autorizate la plată 30.898 de cereri. Faţă de anul 2010 numărul de
fermieri a scăzut în 2011, de la 32.054, la 31.978, însă suprafaţa pentru care s-a solicitat
sprijin a crescut de la 240.949 în anul 2010, la 251.488 ha, în anul 2011. Explicația fiind: „A
început o comasare timidă a terenurilor. Totuşi avem peste 80 % din fermieri cu suprafeţe
cuprinse între 1 şi 5 hectare şi doar 1 % dintre acestea exploatează suprafeţe peste 50 de
hectare”, a precizat Ioan Tet. Pentru ca fermierii să poată aplica din timp pentru diferitele
măsuri de sprijin, APIA Mureş a iniţiat o campanie de informare prin care se doreşte anunţarea
fermierilor că pot depune cererile în perioada 1-15 martie.

Cristina Vancea

1.2.18 Autostrada Tîrgu-Mureș – Iași, prioritatea Guvernului
(2012-02-14 10:35)

Primul obiectiv al programului de guvernare în domeniul transporturilor este, conform
premierului desemnat Mihai Răzvan Ungureanu, inaugurarea a 200 de kilometri de autostradă.
Astfel și Transilvania intră în vizorul extinderii, intenționându-se lansarea procedurii de selecţie
conform legii parteneriatului public privat pentru autostrada Tîrgu-Mureş - Iaşi şi continuarea
lucrărilor de execuţie a autostrăzii Transilvania (A3) şi a tronsonului Nădlac - Timişoara - Deva
- Sibiu din Coridorul IV pan-european (A1).

Speranța realizării Autostrăzii Tîrgu-Mureș – Iași a întărit-o și vicepreședintele politic al UDMR,

Borbély László, care a declarat că autostrăzile Tîrgu-Mureș - Iași și Transilvania constituie

priorități pe care Uniunea le sprijină din 2008: „Pentru mine, ca tîrgumureșean, această

autostradă este o prioritate. O prioritate este și autostrada Transilvania“, a spus Borbély

László. Surse guvernamentale mai declară că pentru realizarea acestei importante artere

rutiere, se mizează pe fonduri europene. „A fost o discuție la nivelul Comisiei Europene și s-a

acceptat până la urmă ca o parte din aceste zone, respectiv, autostrada Tîrgu-Mureș - Iași și

tronsoane din autostrada Transilvania, să fie finanțate din bani europeni. UE a spus că, dat

fiind că s-au clarificat lucrurile cu Bechtel, ar fi posibil ca în perioada 2014-2020 să se aloce

bani și de la UE. Noi am dori să se finalizeze cât mai repede“, a mai spus ministrul Mediului.

©2024 www.punctul.ro 131



BlogBook 1.2. FEBRUARY

Cum va arăta

Autostrada Tîrgu-Mureș - Iași - Ungheni, în lungime de 310 kilometri, a fost împărțită în 3
tronsoane: Tîrgu-Mureș - Ditrău - 91,6 km (proiectant SC Search Corporation SRL); Ditrău –
Tîrgu-Neamț - 118.100 km (proiectant SC Iptana SA); Tîrgu-Neamț - Ungheni - 100,6 km (
proiectant SC Inocsa).
Valoarea estimativă a proiectului este de 6,14 miliarde de euro. Deși în acest moment se
discută despre parteneriat public - privat, autostrada ar putea fi inclusă în următorul program
de finanțare european 2014 - 2020. Proiectul a devenit eligibil odată cu plecarea Bechtel
de pe Autostrada Transilvania. De altfel, în România, Bechtel va continua doar lucrările la
tronsoanele Câmpia Turzii - Gilău și Suplacu de Barcău-Borș, reprezentând 118 kilometri din
cei 415 kilometri ai autostrăzii.

Cristina Vancea

1.2.19 În oala partidelor mărunțele sunt de toate (2012-02-14 10:58)

Partidele mai puțin bine-cotate au trimis mai puțini reprezentanți la București, obiectivele

e pe câștigarea alegerilor la nivel local.

PC Mureș – roade constante

Dinu Socotar, președinte executiv în Biroul Executiv Județean al PC Mureș, a afirmat că

filiala mureșeană a partidului său are reprezentanți în conducerea națională a Partidului

Conservator: „Filiala Mureș a luat ființă în 2001, oarecum pe bazele fostului APR. Eu am fost

doi ani vicepreședinte național, tot mandatul doamnei Daniela Popa. Astăzi, colegul meu,

Silviu Morariu, este secretar executiv național și coordonatorul Compartimentului de Sănătate

al Partidului Conservator la nivel național. Deci noi în ultimii ani, am avut permanent un om

în Biroul Executiv Național. În ambele mandate domnul profesor Mircea Mihail face parte din

Comisia Națională de Etică și Litigii”.
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PPDD Mureș – nimic la București

Stoica Ioan, președinte PPDD Mureș, a afirmat că partidul condus de dânsul nu s-a preocupat

deocamdată de promovarea unui om spre nivel național, scopul PPDD Mureș fiind câștigarea

alegerilor locale: „În 5 noiembrie 2011 s-a înființat filiala. Momentan nu avem lideri promovați

la nivel național. Pentru mine important este județul Mureș, mă interesează alegerile locale și

parlamentare. După alegerile parlamentare vedem ce va mai fi”.

La UNPR Mureş vine Școala partidului

„În acest moment ne concentrăm pe organizare, structurare corespunzătoare a structurilor

de partid, în așa fel încât să ne putem prezenta în cât mai multe structuri administrative cu

candidați proprii pentru primării, consiliile locale, Consiliul Județean și Parlament. Împreună cu

PD-L ne vom susține reciproc candidații. În privința abordării oamenilor vrem să avem alături

de noi oameni care se dezic de vechiul mod de a face politică, care nu au mai făcut politică sau

oameni care au fost marginalizați. Vrem o structură viabilă. Avem și în acest moment oameni

pe care îi promovăm la centru, dar vrem în același timp să avem o școală de partid, care să

permită celor care doresc să facă politică de calitate să poată acumula cunoștințele necesare.

Un om politic se crește în timp îndelungat. În afară de domnul președinte Corneliu Grosu,

care reprezintă o voce importantă la nivel național, mai pot aminti pe președintele ANSV, să

amintesc inclusiv persoana mea, pentru că la nivel central ocup funcția de secretar executiv

pe relații internaționale. Ar mai fi Claudiu Puiac, noul președinte interimar de la Mureș sau

Dan Enescu de la Sighișoara”, a spus Cristian Georgescu, prim-vicepreședinte UNPR Mureș.

PNG Mureş neparlamentar
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PNG este un partid neparlamentar, a cărui cea mai de vază realizare în Mureș a fost să

promoveze trei consilieri locali în CL Iernut, grup care a reușit apoi să impună și pe vicepri-

marul Simona Turcu. Nu au primari, alți viceprimari sau consilieri în Consiliul Județean Mureș.

Influența politică la București putem spune că tinde spre zero.

PRM Mureş - cel mai activ

PRM Mureş a avut un lider important la nivel central – deputatul Adrian Moisoiu, unul dintre

cei mai activi parlamentari pe care i-a avut România. O dată cu retragerea sa însă Constantin

Mărgărit Amza nu a reuşit să impună filiala la nivel de Bucureşti. Ba mai mult, Amza a

reuşit contraperformanţa să fie certat de către liderul partidului, europarlamentarul Corneliu

Vadim Tudor la congresul partidului, în prime-time-ul televiziunilor. Totuşi, pe fondul ascuţirii

tensiunilor sociale generate de sărăcie, dar şi a solicitărilor autonomiste şi separatiste, PRM

şi-ar putea regăsi locul pe scena politică, într-un parteneriat cu Noua Dreaptă şi Uniunea Vatra

Românească.

PCM Mureş anti UDMR

Îl are ca lider pe László György, interesat puternic să reprezinte o contrapondere faţă de
UDMR. Pentru acest deziderat pare dispus să îl susţină pe Benedek Imre, spre exemplu, în
lupta pentru Primăria Tîrgu-Mureş şi doar pentru a dovedi că UDMR nu este forţă fără sprijinul
civicilor. PCM Mureş nu poate emite pretenţii să se afirme la Bucureşti până ce nu ajunge în
Parlament. Iar acest lucru pare imposibil, în ciuda prieteniei care i-ar lega pe şeful statului,
Traian Băsescu, şi pe liderul civicilor, Szász Jenő .

Lena Graur, Cătălin Hegheș, Vasile Dancea
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1.2.20 Liberalii se sting încet?! (2012-02-14 11:03)

Liberalii mureşeni nu au prea existat până în 2000. Văduviţi de un lider vizibil, aflat
între ciocan şi nicovală – partidele naţionaliste, PUNR şi PRM, respectiv principalul partid al
minorităţilor din judeţ – UDMR, PNL Mureş a început să reprezinte o alternativă după ce suflul
naţionalist a început să cam dispară. De această oportunitate a profitat Eugen Nicolăescu,
trimis de la centru pentru a face ordine în organizaţia judeţeană, ajuns deputat. Primul
parlamentar liberal de Mureş.

Până în 2000, liberalii mureşeni nu au ajuns în politica mare, cu toate că la nivel de tineret,
organizaţia judeţeană era bine reprezentată. Dar nu era suficient. Înainte de alegerile din
2000, la Tîrgu-Mureş a sosit Eugen Nicolăescu, originar din Giurgiu, trimis să preia organizaţia
şi să candideze la Parlament. Primul pe listă, Nicolăescu a reușit să fie ales în Camera
Deputaţilor, fiind primul liberal mureşean care ajunge în Parlament.

În 2004 a ajuns din nou deputat, tot de Mureş, ceea ce nu reuşiseră, Vasile Macarie, Ladislau
Schwartz, Virgil Mailat, Teodor Giurgea, Mihai Antonie, Ciprian Dobre, Marius Ichim, Akos Mora
şi alţi liberali locali înaintea sa. În 2008, Nicolăescu nu a mai candidat din partea vreunuia
dintre cele 12 colegii electorale din Mureş, preferând să candideze într-unul din Giurgiu, orașul
său natal. Decizia sa are legătură şi cu funcţia de ministru al Sănătăţii, pe care a deţinut-o din
2005, după demisia din funcție a lui Mircea Cinteză, poziţie din care a susţinut că va edifica
32 de spitale în România, din care 11 doar în Mureş. Proiect abandonat între timp, cu toate că
au fost întocmit studiile de prefezabilitate.

Eugen Nicolăescu a deținut funcții importante în conducerea PNL, cum ar fi președinte al

Comisiei Centrale de Cenzori a PNL (2001-2002), membru al Biroului Executiv al Partidului

Național Liberal, purtător de cuvânt (2002-2005) și membru în Biroul Permanent Central al

PNL (2005-2007). În mai 2008, procurorii Direcției Naționale Anticorupție au început urmărirea

penală împotriva lui Eugen Nicolăescu și a deputatului Cristian Boureanu, vicepreședinte al

PD-L, pentru „abuz în serviciu contra intereselor publice”. Cei doi sunt acuzați că, în anul

2000, pe când erau membri în Adunarea Generală a Acționarilor (AGA) de la Loteria Națională,

au aprobat un act adițional la un contract dintre Loterie și firma grecească Intracom, care a

adus companiei românești pagube de peste 120 de milioane de euro.

Epoca de unul singur

În 2008 la şefia PNL Mureş este ales Ciprian Dobre. Fost prefect al judeţului Mureş, cel mai
tânăr de până atunci, acesta era cunoscut pentru conflictul cu grofii pentru pădurile de pe
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Valea Mureşului, conflict care s-a încheiat la DNA, după ce a primit NUP, dar şi pentru modul
cum a gestionat scandalul cu Ţinutul Secuiesc. După cariera de prefect, Dobre candidează
la şefia organizaţiei judeţene cu următoarele priorităţi: „Reorganizarea internă şi sporirea
numărului de membri. Având în vedere că în 2008, în alegerile locale am intrat cu 25 de
organizaţii funcţionale, astăzi avem 60 de organizaţii funcţionale, nu există nici un interimat
la nivelul filialei Mureş, iar din acest punct de vedere am schimbat o mentalitate care exista, şi
anume toată lumea era interimar, am făcut alegeri peste tot, de la tineret până la organizaţia
de femei, până la cea mai mică organizaţie până la cea mai mare”. În privinţa membrilor,
numărul acestora s-a dublat, ajungând la 5.000.

În 2008, la alegerile parlamentare, Ciprian Dobre este singurul liberal care reuşeşte să obţină
un mandat, după ce în vara aceluiaşi an candidase şi pentru şefia uninominală a judeţului.
Propulsat la Bucureşti, Dobre este relativ activ în Capitală, fiind vizibil atunci când PNL urma
să atace vreo lege la Curtea Constituţională sau atunci când partidul are nevoie de o voce
autorizată în domeniul legislativ. De dată recentă, deputatul mureşean este unul dintre cei
patru liberali desemnaţi alături de patru social-democraţi să găsească motive legale pentru
suspendarea preşedintelui Traian Băsescu. Cam la atât se rezumă rolul lui Dobre în PNL
central.

La nivel judeţean, lucrurile stau mai prost. Dobre este unica voce a partidului care contează,
deşi şi altele încearcă să se facă auzite. Poate, de aceea, a acceptat să candideze încă o
dată pentru şefia judeţului, asigurându-ne că nu a renunţat la candidatură şi că are un proiect
pentru judeţ. Unul secret momentan.
Dacă vor reuşi organizaţiile politice mureşene să crească lideri de acum încolo şi să aibă o
ofertă umană valoroasă rămâne să vedem de acum încolo. Până acum, nu s-a prea văzut
decât în jocurile din ligile mici, inferioare.

Ligia Voro

1.2.21 Democraţii nu se văd la Bucureşti (2012-02-14 11:08)

Actualul primar al municipiului Tîrgu-Mureș, Dorin Florea, provine din PNŢCD, partid din

partea căruia a primit mandatul de prefect de Mureş în perioada 1996 - 2000. Din anul 2000,

el a devenit primar, mai întâi din partea PNŢCD, apoi ca independent, iar pentru ultimul

mandat a candidat din partea PD-L. În toată această perioadă, partidele pe la care s-a perindat

nu au prea reușit să-și impună oameni în funcții foarte importante la nivel național, poate

cu excepția lui Ioan Avram Mureșan, în vremea epocii țărăniste a lui Florea. Acesta este un

fost deputat român în legislatura 1992-1996 și în legislatura 1996-2000, ales în județul Mureș
136 ©2024 www.punctul.ro



1.2. FEBRUARY BlogBook

pe listele partidului PNȚCD/PER. Din februarie 1997 a fost membru în grupul parlamentar de

prietenie cu Portugalia. Ioan Avram Mureșan a ocupat funcția de ministru al Reformei în 1997,

iar în 1998 pe cea de ministru al Agriculturii și Alimentației. Oricum, între timp și primarul

Dorin Florea a reușit să acceadă spre o funcție bucureșteană, în momentul în care a devenit,

anul trecut, vicepreședinte al PD-L.

Capitala Centrului

Printre cele mai ambițioase proiecte ale lui Dorin Florea este numirea Tîrgu-Mureșului drept

capitală a regiunii Centru. Pentru realizarea acestui scop, primarul municipiului Tîrgu-Mureş a

organizat anul trecut o dezbatere la care a invitat toţi primarii celor 102 comune mureşene,

dar şi prefectul judeţului şi directorii instituţiilor deconcentrate. Subiectul dezbaterii a fost

organizarea administrativ-teritorială a ţării şi implicit dorinţa primarului Dorin Florea ca judeţul

Mureş să fie centrul viitoarei regiuni Centru, iar municipiul Tîrgu-Mureş să fie capitala acesteia.

Chiar dacă invitaţia a fost lansată din timp edililor locali, doar câţiva au dat curs acesteia,

astfel încât întrunirea nu a avut efectul scontat. Totuși, primarul a afirmat că le-a solicitat

liderilor UDMR să îl susţină în lobby-ul făcut la nivel central pentru ca o regiune formată din

actualele judeţe Mureş, Harghita, Covasna, Alba, Sibiu şi Braşov să aibă sediul la Tîrgu-Mureş.

„Duelul” cu ministrul

Consilierii locali mureşeni aveau nevoie anul trecut de un aviz de la Ministerul Educaţiei pentru

a demara procedura de vânzare prin licitaţie publică a atelierului Liceului Electromureş. În

urma unui scandal izbucnit între primarul Dorin Florea şi ministrul Daniel Funeriu, acesta din

urmă a aprobat schimbarea destinaţiei imobilului. Explicaţiile lui Funeriu l-au scos din sărite

pe Dorin Florea, care a spus că nu înţelege de ce au mai fost date şcolile în administrarea

primăriei dacă avizele trebuie să fie date de la centru, în condiţiile în care există o decizie a

Consiliului Local. Se pare că „discuţia” dintre cei doi a avut rezultatul sperat de edil, iar avizul
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Ministerului a sosit în data de 19 septembrie. Acum, Primăria va scoate la licitaţie atelierul

respectiv. Preţul de pornire va fi de peste 600.000 de euro. Producătorul de medicamente

Sandoz, societate aflată în apropierea atelierului şi-a anunţat deja disponibilitatea achiziţionării

acestuia, pentru a crea aici un laborator de cercetare farmaceutică. Banii strânşi de edili în

urma licitaţiei vor fi folosiţi pentru amenajarea unui nou Aerodrom, pe locul celui vechi urmând

să fie înfiinţat Centrul de Cercetare IBM. Când nu se ştie, deşi ok-ul din partea companiei

americane era aşteptat până în iulie anul trecut.

Florea, vicepreşedinte PD-L

Dorin Florea l-a susţinut pe candidatul cu cele mai mari şanse la funcţia de preşedinte al

Partidului Democrat-Liberal şi a câştigat un mandat de vicepreşedinte. De asemenea, a fost

ales anul trecut printre cei 15 vicepreşedinţi ai democrat-liberalilor. Acesta a candidat şi

pentru funcţia de secretar executiv, însă a rămas la funcţia superioară. Susţinerea declarată

pentru Boc a fost de bun-augur pentru Florea, acesta fiind ales vicepreşedinte al partidului,

alături de alţi 14 colegi. Ar fi interesant de văzut cum a votat Dorin Florea în Biroul Permanent

al PD-L referitor la cererile UDMR – autostrada Transilvania şi UMF cu două linii – română şi

maghiară.

De la modest la slab

În mandatul 2000-2004, ca reprezentare parlamentară, PSD Mureș n-a fost o prezență prea

consistentă, spre deosebire de controlul județean, unde avea aproape jumătate din numărul

total de primari. A trimis doi parlamentari, din cei 9 de Mureș, pe Pavel Todoran și Ovidiu

Natea. Natea a demisionat relativ repede, în 2001, fiind înlocuit de Tiberiu Sbârcea. La Senat,

a trimis unul din cei patru senatori, în persoana lui Ioan Nicolaescu.

În urma demisiei, Ovidiu Natea, pe atunci prim-vicepreședinte PSD Mureș, a devenit secretar

de stat în Ministerul Agriculturii şi Industriei Alimentare şi totodată prim adjunct al ministrului.
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În paralel, în 2000, Natea este ales președinte al Departamentului de Agricultură din cadrul

PSD, la nivel național, funcție pe care a ocupat-o până în 2008. Din aceste poziții, practic,

Ovidiu Natea era între cei mai importanți lideri ai PSD la nivel central.

În 2002 pleacă din minister...

...și revine în Mureș, pentru a ocupa postul de prefect, în al doilea său mandat. În 2003
este ales președinte al PSD Mureș (postul de prefect nu era incompatibil atunci cu cea de
membru de partid, cu funcție de conducere chiar), când deja influența sa era mai mult
decât evidentă. În acest post rămâne până în 2008, când a fost schimbat de conducerea
centrală a PSD cu Alexandru Frătean. Natea rămâne însă cu o oarecare influență la București,
rămânând vicepreședinte al Departamentului de Agricultură la nivel național, până în 2010
când demisionează din PSD și se retrage practic din politică.

Alexandru Frătean a fost un alt om cu influență în PSD, care ajunsese în posturi cheie de la
București, la începutul anilor 2000. În 2000, după ce încheie un mandat de vicepreședinte
CJ Mureș, pleacă la București pe postul de director general al Companiei Naționale Romarm,
poziție din care este coordonator al programului de restructurare a industriei de armament a
României. Rețineți, era perioada negocierilor pentru aderarea României la NATO (care are loc
în 2004), iar din acea poziție, Frătean avea un rol cheie. După o perioadă de un an petrecută
la Cugir, Frătean ajunge în 2002, cu sprijin politic de la Mureș, pe postul de director general al
Direcției Generale pentru Producția de Apărare din cadrul Ministerul Economiei și Comerțului,
funcție pe care rămâne până la alegerile din 2004. În 2004 este ales consilier județean și, mai
apoi, vicepreședinte în al doilea său mandat, pe care-l duce până la final, în 2008.

În 2008 este numit la conducerea PSD Mureș, care însă nu mai avea puterea de la începutul

anilor 2000. Totuși, în scurta guvernare PDL-PSD, între 2008 și 2009, Alexandru Frătean ocupă

un post de secretar de stat în Ministerul Muncii.

Plecaţi şi paraşutaţi

În privința celorlalți oameni ai PSD, deputați și senatori, influența acestora la București, la
conducerea centrală, a fost extrem de firavă și fără prea multe efecte. Ca enumerare, notăm
aici mandatul 2004-2008 pe senatorul Cristian Georgescu și deputații Liviu Timar și Pavel
Todoran și actualul mandat, când singurul senator PSD de Mureș Corneliu Grosu a dezertat
luând calea UNPR, lăsând organizația județeană cu deputații Vasile Gliga și Victor Socaciu.
Asta în condițiile în care Socaciu fusese parașutat la Mureș în 2008, doar cu scopul de a fi ales
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dintr-un colegiu sigur, întrucât tangențele lui cu viața politicămureșeană fuseseră înainte nule.

În prezent influența politicienilor mureșeni în cadrul PSD este la cel mai scăzut nivel din ultimii
15 ani. Liderul PSD Mureș Alexandru Frătean nu mai deține vreo funcție de conducere în
Biroul Politic Național, ci doar în Comitetul executiv, unde este unul din cei 58 de membri,
neaflându-se printre cei cu funcții de conducere. Prezența mureșenilor în structurile superioare
ale PSD se limitează la două funcții de vicepreședinți de departamente și una de președinte
de departament, însă și aceea ocupată de Victor Socaciu, a cărui interes față de Mureș nu l-a
împins să organizeze vreo conferință de presă din 2008 de când a fost ales, până azi.

Cătălin Hegheş, Vasile Dancea

1.2.22 Cum se vede țara politică. Din Ardeal la București! (2012-02-14 11:14)

Fie că sunt alegeri locale, europarlamentare sau prezidențiale, de-a lungul anilor diferiți

oameni politici s-au perindat pe la conduceri, remarcându-se mai mult sau mai puțin. Cine

sunt liderii politici pe care i-a trimis Ardealul la București în ultimii 15 ani, ce au realizat ei și

cum le-a rămas numele în „istorie” am disecat în continuare…

Ministrul de Alba: Atanasiu

Județul Alba a dat în ultimii ani mai multe personalități politice care s-au impus la nivel național.
Dintre acestea, amintim pe cele mai importante: Codrin Ștefănescu (n. 20 decembrie 1968) a
devenit în 2000 deputat în Parlamentul României, iar din 2001 a devenit secretar executiv al
PSD. Apoi, în 2006 a reușit să acceadă în funcția de vicepreședinte al Partidului Conservator.
În prezent este secretar al Consiliului Național al PSD.

Teodor Atanasiu (n. 23 septembrie 1962) este un om politic român, membru al PNL, de
profesie inginer. Între 2004-2006 a îndeplinit funcția de ministru al apărării naționale. În
prezent deține funcția de președinte al Autorității pentru Valorificarea Activelor Statului.

Un al treilea reprezentant al județului Alba este Alexandru Pereș (n. 20 decembrie 1952):

senator de Alba din partea PD-L. În perioada 2008-2011 a îndeplinit funcția de vicepreședinte

al Senatului României. La sfârșitul anului 2011 a devenit secretar al Senatului.
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Bistrița-Năsăud: mici dar puternici

Între 2010 și 2011, a fost Ministrul Muncii în Cabinetul Boc și a plecat de la Minister pe ușa din
dos, nevoit fiind să-și dea demisia din cauza unui scandal privind un conflict de interese. Ioan
Nelu Botiș este deputat PD-L de Bistrița-Năsăud din 2008 și până în prezent. A fost ales după
ce a migrat de la PSD, formațiune unde a îndeplinit între 2001 și 2004 funcția de președinte
al organizației municipale PSD Bistrița. Tot în acea perioadă, formațiunea l-a propulsat și pe
scaunul de viceprimar de Bistrița.

Ioan Oltean este unul din cei mai influenți oameni din PD-L. În mandatul acestei conduceri

ocupă o funcție cheie, aceea de secretar general la nivelul conducerii centrale a formațiunii.

Deși vine din Bistrița-Năsăud, județ care dă doar patru deputați și doi senatori (față de Mureș,

cu 8 deputați și 4 senatori), cu excepția mandatului 2002-2006, Oltean este deputat în

Parlamentul României încă din iunie 1990. În mandatul trecut (încheiat în 2008) a fost chiar

liderul grupului PD-L de la Camera Deputaților.

Jumătate triste-jumătate vesele: de la Brașov

Nici reprezentanţii partidelor politice din Braşov nu se dezmint atunci când vine vorba de
reprezentarea judeţului în Capitală. În Guvernul CDR, braşovenii au fost reprezentaţi de
Alexandru Herlea care a fost desemnat ministru delegat pe lângă prim-ministrul pentru
integrare europeană.

În schimb, printr-un primar precum George Scripcaru, oraşul a reuşit să atragă fonduri impor-
tante. Scripcaru este primar al Braşovului din 2004, fiind în prezent la al doilea mandat. De
asemenea, el conduce Organizaţia judeţeană PD-L Braşov. El a fost desemnat vicepreşedinte
PD-L după Convenţia Naţională a partidului, din luna mai a acestui an, unde l-a susţinut pe
Emil Boc în cursa cu Vasile Blaga pentru şefia partidului.

Nici PNL nu este slab reprezentat la nivel de Bucureşti. Ion Ghişe e unul dintre cei mai vocali

parlamentari ai opoziţiei, pe care nu ai cum să îl uiţi după ce a lansat proiectul cu jurnalele de

ştiri – jumătate triste, jumătate vesele. La nivel judeţean, liberalii îl au pe Aristotel Căncescu,

fost senator şi preşedinte al judeţului încă din 2000. Cea mai recentă ispravă a acestuia este
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preluarea celor patru licenţe, de la Bucureşti, Timişoara, Constanţa şi Sibiu, pe care BBC le

deţinea în România.

Clujul, cel mai tare. Nume grele în „parcare”…

Județul Cluj a furnizat o seamă de nume grele pe plan național. Începem cu Iuliu Păcurariu:
un politician român, deputat (între 1996 și 2000) și senator în legislatura 2000 – 2004, ales în
județul Cluj pe listele partidului PD. A fost consilier personal al ministrului Administrației, Vasile
Blaga, în perioada 2005 - 2007, fiind păstrat în funcție și după ieșirea PD de la guvernare.
În februarie 2009 a fost numit în funcția de consilier personal în cadrul cabinetului primului
ministru Emil Boc, până la acel moment fiind consilier județean. În noiembrie 2008, a pierdut
mandatul de deputat în colegiul electoral numărul 5 în favoarea lui Horea Uioreanu. În aprilie
2009 a fost eliberat din funcția de consilier personal și avansat la rangul de consilier de stat.

Amintim apoi de clujeanul Vasile Pușcaș: în perioada decembrie 2000-decembrie 2004 a
fost Ministru Delegat în Guvernul Adrian Năstase, Negociator-Șef al României cu Uniunea
Europeană. Sub coordonarea sa, Delegația Națională de Negociere pentru Aderarea României
la Uniunea Europeană a încheiat toate capitolele de negociere până în 17 decembrie 2004, la
Consiliul European de la Bruxelles. Pe baza rezultatelor negocierilor de aderare conduse de
echipa lui Vasile Pușcaș, președintele Traian Băsescu și primul ministru Călin Anton Popescu
Tăriceanu au semnat, în 25 aprilie 2005, Tratatul de Aderare a României la Uniunea Europeană.

La demnitatea de ministru a ajuns și clujeanul Mihail Hărdău (n. 15 decembrie 1947): pro-
fesor universitar de rezistența materialelor, care a deținut funcția de ministru al Educației și
Cercetării în Guvernul Tăriceanu (10 noiembrie 2005 - 5 aprilie 2007).

Nici femeile nu lipsesc din rândurile demnitarilor clujeni: Norica Nicolai (n. 27 ianuarie 1958)
este un politician român, senator din partea județului Cluj în legislatura 2000-2004, aleasă
pe listele PNL, realeasă la alegerile din 28 noiembrie 2004, pe listele Alianței Dreptate și
Adevăr. În guvernul condus de Victor Ciorbea a îndeplinit funcția de secretar de stat din partea
PNȚCD. Pe 17 decembrie 2007 a fost desemnată de Călin Popescu-Tăriceanu pentru funcția
de ministru al Justiției, desemnare pe care președintele Traian Băsescu a refuzat să o confirme.

Grigore Zanc (n. 26 ianuarie 1940) este un filosof, scriitor și politician român, care a fost ales
ca senator de Cluj în legislatura 2000-2004 pe listele partidului PSD. În perioada 23 august -
11 decembrie 1996 a îndeplinit funcția de ministru al culturii.

Și, în cele din urmă, Péter Eckstein-Kovács (n. 5 iulie 1956) este un om politic de etnie

maghiară din România, de profesie avocat, membru al Uniunii Democrate Maghiare din

România, vicepreședintele platformei liberale din această formațiune. Între 2004 și 2008

a fost președintele Comisiei Juridice a Senatului României, funcție din care a demisionat
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pe 4 martie 2008 în semn de protest față de respingerea Ordonanței privind funcționarea

Agenției Naționale de Integritate în forma inițială și, de asemenea, în semn de protest față

de poziția grupului parlamentar UDMR în această chestiune. În ianuarie 2009 Traian Băsescu,

președintele României, a creat postul de consilier prezidențial pe tema minorităților naționale

și l-a numit pe Péter Eckstein-Kovács în această funcție.

Slăbuț la Covasna

Covasna nu a dat nici un ministru în guvernele Năstase, Tăriceanu, Boc 1, Boc 2 și Ungureanu.

Cel mai important politician al județului pare să fie Márton Árpád-Francisc, membru UDMR.

Márton Árpád-Francisc este parlamentar ales încă din iunie 1990. O bună perioadă din acest

ultim mandat a fost chiar liderul grupului UDMR de la Camera Deputaților, până în februarie

2010. De atunci este vicelider. Este membru în Comisia de Cultură, Comisia comună a

Camerei Deputaților și Senatului pentru revizuirea Constituției și în comisia specială care a

dezbătut codurile civil și penal și de procedură civilă și penală. Cu toate acestea, Márton

Árpád-Francisc nu este în primul eșalon de putere din cadrul formațiuni sale politice UDMR.

Când spui Harghita, spui Verestóy Attila

Senatorul UDMR este activ în marea politică încă din ianuarie 1990 când a fost consilier al
Frontului Salvării Naţionale, membru al grupului de consilieri al biroului vicepreşedintelui Király
Károly. Încă din 1990 a fost ales în Parlamentul României ca senator, mandat păstrat până în
ziua de azi. Lider al senatorilor UDMR, Verestóy este unul dintre cei mai influenţi politicieni ai
comunităţii maghiare, nelipsind de la masa tratativelor cu partidele româneşti când a fost rost
de prezenţă la guvernare, şi unul dintre cei mai bogaţi lideri ai UDMR. De asemenea, UDMR
Harghita îşi poate număra şi mai mulţi miniştri, precum Hajdu Gabor, ministrul al Sănătăţii, în
timpul guvernării CDR, Korodi Attila, ministru al Mediului, când uniunea a guvernat alături de
PNL etc.

PSD Harghita îl are pe Mircea Duşa, fost prefect al judeţului şi în prezent unul dintre cei mai
vizibili parlamentari din Opoziţie.
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PNL Harghita îl are pe Stelu Platon, primarul oraşului Topliţa, recent implicat într-un scandal

naţional, după ce l-a acuzat pe şeful judeţului, Borboly Csaba, de ignorarea comunităţii

româneşti.

Sibiul intră în istorie

În privința județului Sibiu începem cu un politician născut în perioada interbelică. Este
vorba despre Gavril Dejeu (n. 11 septembrie 1932), membru PNȚCD. A fost ministru de
Interne în guvernul Victor Ciorbea și Guvernul Radu Vasile. Gavril Dejeu a demisionat din
funcția de ministru de interne în seara zilei de 19 ianuarie 1999, când minerii, angajați în
Mineriada din ianuarie 1999, au trecut de barajele constituite de forțelor de ordine în Defileul
Jiului. În perioada 30 martie-17 aprilie 1998 a fost prim-ministru interimar al României. În
legislaturile 1992-1996 și 1996-2000, Gavril Dejeu a fost ales deputat în circumscripția elec-
torală nr.33 Sibiu pe listele Convenției Democrate Române. În anul 2000 s-a retras din politică.

Un alt sibian este Ioan Cindrea: în perioada 2001-2004 a fost secretar de stat la Ministerul
Muncii și Solidarității Sociale în Guvernul Adrian Năstase (PSD).

Nu poate lipsi din această prezentare nici Raluca Turcan (n. 2 aprilie 1976): politician
român, deputat de Sibiu în Parlamentul României. Este membru fondator al Partidului Liberal
Democrat (PLD). După unirea Partidului Democrat cu Partidul Liberal Democrat, prin absorbția
celui din urmă, Raluca Turcan ocupă în noul partid format (PD-L) funcția de vicepreședinte.
Economist și specialist în comunicare și relații publice, a contribuit la creșterea PNL, făcând
parte din echipa lui Theodor Stolojan, în perioada în care acesta a ocupat funcția de Președinte
al Partidului Național Liberal.
Și, nu în ultimul rând, trebuie să amintim de Ion Ariton (n. 15 februarie 1956): un politician
român, senator de Sibiu din partea PD-L în legislatura 2008-2012 și Ministru al Economiei,
Comerțului și Mediului de Afaceri în guvernul Emil Boc.

Vasile Dancea, Cătălin Hegheș

1.2.23 Concurs: Gânduri despre limba maternă (2012-02-14 11:57)

Începând din 2000, ziua de 21 Februarie se marchează drept Ziua Internaţională a Limbii
Materne. Statele membre UNESCO s-au angajat să contribuie la recunoaşterea şi utilizarea lim-
bilor materne din lume, în special a limbilor grupurilor minoritare și la protecţia şi revigorarea
bogatei diversităţi culturale prin promovarea limbilor ca formă de comunicare, interacţiune
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şi înţelegere între popoare diferite. La originea inițiativei a fost Ziua Mişcării pentru Limbă
comemorată în amintirea celor 5 studenţi de la Universitatea din Dacca, ucişi de către poliţie
în 21 Februarie 1952, care au militat pentru recunoaşterea limbii bengali în Pakistan (ce
cuprindea pe atunci prezentul stat Bangladesh).

În prezent, potrivit statisticilor UNESCO, mai mult de jumătate din cele 6.000 de limbi care
se vorbesc în lume se află în pericol de dispariţie. Din anul 1950 şi până în prezent au
dispărut în total 250 de limbi. Războaiele, exodurile forţate şi stigmatizarea unor efective de
populaţie sunt câteva din cauzele care au dus la dispariţia limbilor, în aceeaşi măsură ca şi
procesul de migraţie şi de contopire a unor dialecte. De asemenea, noile mijloace de comuni-
care şi informare favorizează procesul de impunere a unor limbi dominante, cum ar fi engleza.

Asociația Divers dorește să contribuie la promovarea importanței păstrării moștenirii diver-
sității lingvistice a spațiului multicultural mureșean prin inițierea unui concurs pentru copii din
clasele II-V și VI-IX.

Participanții la concurs sunt rugați să scrie despre importanța limbii materne atât pentru ei ca
și persoane și pentru comunitatea din care fac parte, cât și din perspectiva comunicării dintre
națiunile conlocuitoare.

Lucrările pot fi redactate în limbile: română, maghiară, germană și rromani. Lucrările pot să
fi trimise prin poștă la următoarea adresă: Asociația Divers, Str. Avram Iancu Nr. 29, Tîrgu
Mureș cu mențiunea pentru concursul ”Gânduri despre limba maternă” sau prin mail la adresa
divers@divers.org.ro. Lucrările nu trebuie să depășească 2 pagini A4, în cazul redactării
electronice se va redacta în format Word cu litere Times New Roman 12 pct și distanța între
rânduri de 1,5.

Termenul de predare final a lucrărilor este 20 februarie 2012 ora 14.00. Lucrările care ajung
după această oră la destinație, nu vor fi jurizate.

Juriul va fi compus din câte un profesor de limba română, maghiară, germană, rromani și un
reprezentant al Asociației Divers. Câștigătorii vor fi anunțați prin afișarea numelor pe pagina
www.divers.org.ro în data de 20 februarie 2012 după ora 18.00.

Premierea câștigătorilor se va face în data de 21 februarie în cadrul CISPER Centru Tîrgu Mureș,
Str. Călărașilor Nr. 34 etaj I la ora 15.00. Premiile vor consta în cărți și bilete de teatru. Juriul
va putea acorda și un premiu special, participare în tabără interculturală, pentru lucrarea care
abordează cu excelență spiritul de interculturalitate.

Informații suplimentare se pot obține prin mail la adresa office@divers.org.ro sau telefon
0722-318605, persoana de contact, Koreck Maria.
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1.2.24 Ședință a CA Aeroportul Transilvania mâine (2012-02-14 12:49)

Miercuri are loc ședința Consiliului de Administrație a Aeroportului Transilvania Targu Mures.
Într-un comunicat de presă conducerea aeroportului precizează și motivul întâlnirii:

„...pentru a lua act de bugetul de venituri şi cheltuieli al Aeroportului pe anul 2012 apro-
bat de Consiliul Județean Mureș în ședința extraordinară din data de 13 februarie 2012 și
pentru a propune un plan de măsuri și soluții care se impun pentru funcționarea Aeroportului
în condițiile bugetului aprobat.

După ședința Consiliului de Administrație vom informa opinia publică privind măsurile pe
care Conducerea Aeroportului Transilvania Târgu Mureș le va propune Consiliului Județean
Mureș pentru a se putea asigura funcționarea Aeroportului în condițiile bugetului de venituri
cheltuieli aprobat.

În urma informațiilor apărute în mass-media potrivit cărora Aeroportul Transilvania Târgu
Mureș nu respectă prevederile Ordonanţei de Urgenţă 109 din 2011 se impune precizarea
că Aeroportul Transilvania Târgu nu i se aplică prevederile OUG 109/2011 deoarece potrivit
Hotărârii Guvernului României 398 din 4 august 1997 este regie autonomă aeroportuară cu
specific deosebit, de interes național.

Potrivit articolului 1 din OUG 109/2011, pe care îl redau mai jos sunt exceptate de la
aplicarea prevederilor prezentei ordonanțe de urgență societăţile financiar-bancare şi de
asigurare şi reasigurare, precum şi societăţile comerciale care desfăşoară activităţi de interes
naţional cu specific deosebit pentru apărare, ordine publică şi siguranţă naţională”.

1.2.25 Statul român a dublat în 2011 investițiile în publicitate
(2012-02-15 07:13)

Potrivit unui raport dat publicității ieri de către Centrul pentru Jurnalism Independent (CJI),
în 2011 Statul Român a fost unul din cei mai importanți jucători pe piața media din România,
cu investiții de peste 32 de milioane de euro. Comunicatul CJI mai precizează:

În perioada ianuarie - octombrie 2011, autoritățile publice au oferit spre contractare
bugete în valoare de peste 137 milioane RON (circa 32,5 milioane euro). Majoritatea
acestor contracte (67 %) au avut drept criteriu de alocare "prețul cel mai mic",
criteriu care nu ține seama de impactul asupra publicului și eludează criteriile
profesioniste de alocare a publicității. Doar pentru două din cele 345 de proceduri
analizate a fost publicat raportul de evaluare a impactului prevăzut de lege. Peste
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jumătare din proceduri (54 %) nu au fost publicate și pe site-ul special rezervat
contractelor de publicitate (www.publicitatepublica.ro), așa cum cere legislația
achzițiilor publice.
"Ne aflăm, încă o dată, în fața unor dovezi care atestă o lipsă de respect față de
lege, față de banul public și față de public. În 2010 au fost adoptate reglementări
legale care, în opinia Guvernului, aveau să accelereze absorbția fondurilor europene.
De accelerat poate au accelerat-o, 115 din cele 137 milioane RON din procedurile
analizate provin din proiecte europene, dar doar în detrimentul transpareneței și
răspunderii autorităților. Fodurile europene sunt bani publici și autoritățile - centrale
sau locale - trebuie să dea socoteală publicului de modul în care le utilizează", a
declarat Ioana Avădani, director executiv al Centrului pentru Junalism Independent.
"În condițiile în care bugetele de publicitate din sfera privată au scăzut până aproape
de jumătate, pe fondul crizei economice, cele publice s-au dublat, făcând din stat
unul dintre principalii jucători pe piața de media din România. Aceasta situație
impune autorităților răspunderi încă și mai mari față de transparență și alocarea
eficientă a acestor contracte, strict în interes public", a adăugat ea.

Raportul CJI poate fi citit integral dând un click [1]aici.

1. http://www2.cji.ro/userfiles/file/raport2012/Raport%20-%20Piata%20de%20publicitate%20publica%20din%20Roma
nia.pdf

1.2.26 Donații din Mureș până acum: 4.500 kg alimente și 5.000 euro
(2012-02-15 09:21)

După două zile de campanie de colectare de ajutoare pentru sinistrați, la Tîrgu-Mureș s-au
adunat 4.500 de kg. de alimente neperisabile și 5.000 de euro. Comunicatul Prefecturii Mureș
mai precizează:

Acestea au plecat în această dimineaţă, la ora 10.00, către Flotila 71 Câmpia Turzii,
urmând ca de acolo să fie transportate, cu un avion militar, către zonele afectate de
căderile abundente de zăpadă.

De asemenea, alte primării şi societăţi comerciale şi-au anunţat disponibilitatea de
a-i ajuta pe sinistraţi. Este vorba despre SC AZOMURES SA care a donat suma de
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5.000 de euro primăriei din localitatea Săgeata, jud. Buzău. În urma unei discuţii
telefonice a d-lui prefect, Marius Paşcan, cu amologul său din judeţul Buzău, am
aflat că acest ajutor financiar va permite repararea şi repunerea în funcţiune a
sistemului de încălzire de la şcoala din localitate, care a fost grav avariat din cauza
temperaturilor foarte scăzute.

Donaţii au mai făcut şi medicii şi asistentele de la Spitalul din Reghin, care s-au soli-
darizat şi au trimis pachete cu alimente neperisabile pentru sinistraţi. De asemenea,
Primăria Daneş face o colectă în comună, ajutoarele urmând să ajungă la punctul de
colectare în cursul zilei de vineri, care este şi ultima zi a campaniei. Primăria Deda a
adunat de la oamenii din localitate şi satele aparţinătoare 2 tone de alimente şi un
camion de lemne pentru foc, iar şase fermieri din Sâmpetru de Câmpie au anunţat
că vor face o donaţie importantă de alimente neperisabile. La această campanie s-a
alăturat şi primăria Sărmaşu care a organizat în oraş o colectă publică, dar şi cea
din Sovata, care va trimite la sfârşitul acestei săptămâni, în judeţul Ialomiţa, 30 de
m ster de lemne de foc.

Toţi cei care doresc să doneze alimente neperisabile sunt aşteptaţi la
punctul de colectare amenajat de Instituţia Prefectului – Judeţul Mureş,
împreună cu Garnizoana Tîrgu-Mureş pe str. Revoluţiei 5-7, până vineri,
17 februarie, ora 20.00.

1.2.27 S-a anulat hotărârea prin care Maior a ajuns viceprimar
(2012-02-15 12:52)

Curtea de Apel Cluj a desființat ieri prima hotărâre a Consiliului Local Tîrgu-Mureș, prin
care Claudiu Maior a fost ales de către colegii săi consilieri în funcția de viceprimar. Sentința
face următoarea precizare:

Admite recursul declarat de PNL -Filiala Mureş împotriva sentinţei civile nr. 1209 din
12.11.2010, pronunţată în dosarul 1446/102/2009 al Tribunalului Mureş pe care o
modifică în sensul că admite, în parte, acţiunea formulată de reclamantul PNL-Filiala
Mureş în contradictoriu cu pârâtul C.L. al municipiului Târgu Mureş şi în consecinţă:

- dispune anularea HCL Târgu Mureş nr.267 din 23.12.2008.
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-respinge capătul de cerere privind anularea tuturor Hotărârilor adoptate la data de
23.12.2008.

Sentința este irevocabilă și a fost pronunţată în şedinţa publică de ieri, 14 februarie. Cu
toate acestea, mai există și o a doua hotărâre a CL Tîrgu-Mureș, prin care Claudiu Maior e
reconfirmat în funcția de viceprimar. Acea HCL 313/30 iunie 2009 are două articole care fac
referire directă la subiect:

Art. 1. Se resping plângerile prealabile ale Partidului National Liberal – Mureș
și Asociatia APDO LIDER, având ca obiect revocarea Hotarârii Consiliului Local
Municipal nr. 267/23 decembrie 2008 si tuturor hotarârilor adoptate de Consiliul
local municipal din data de 23 decembrie 2008.
Art. 2. Se reconfirmă prin vot alegerea viceprimarului Municipiului Tîrgu Mures dl.
Maior Sergiu Claudiu.

Deputatul PNL Ciprian Dobre este însă de altă părere, spunând că instituția reconfirmării nu
există:

Noi avem azi o hotărâre prin care se desființează hotărârea din 23 decembrie
2008 privind numirea lui Claudiu Maior ca viceprimar. Dacă cineva îmi arată mie o
hotărâre a Consiliului Local privind numirea de viceprimar și îmi arată convocatorul
pentru acea ședință, atunci voi face declarații. Nu există instituția reconfirmării, iar
dacă există voi avea și atunci o declarație. Plus că reconfirmarea nu face decât să
confirme hotărârea anulată. Alegerea viceprimarului, potrivit Legii 215 se face în
ședință ordinară, la care să existe un convocator.

Viceprimarul Claudiu Maior n-a putut fi contactat pentru a da o declarație în acest sens, fiind
de asemenea și plecat din localitate.

update:

Biroul de Presă al Primăriei Tîrgu-Mureș a făcut câteva completări la subiect. În primul rând
Primăria nu discută, comentează sau atacă hotărârea Curții de Apel Tîrgu-Mureș, întrucât prin
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faptul că hotărârea de reconfirmare a lui Claudiu Maior din 2009 nu a fost atacată, cei care au
atacat-o pe prima doresc doar să creeze fumigene. Așadar, Biroul de Presă al Primăriei mai
precizează că activitatea Primăriei nu va fi influențată în nici un fel.

Cătălin Hegheș

Alin Marginean (2012-02-15 22:29:51)
La puscarie La puscarie!!!

Baricz Semina (2012-02-21 15:15:57)
Foarte bine că se face dreptate.

1.2.28 Mircea Rusu are interdicție de a părăsi Bandul (2012-02-15 15:10)

Primarul comunei Band a primit interdicția de a părăsi localitatea de domiciliu pe o perioadă de
29 de zile. Măsura a fost luată de Tribunalul Mureș, în urma unor audieri, la care Mircea Rusu
a venit alături de alte două persoane. Procurorii de la Parchet propuseseră măsură arestului
preventiv. Primarul de la Band este cercetat într-un dosar de abuz în serviciu. Decizia poate fi
atacată în termenul legal de 24 de ore. Dosarul este acum în judecare la Tribunalul Mureș.

1.2.29 Gaură de 9 milioane de lei în bugetul Aeroportului (2012-02-16 11:44)

Astăzi a avut loc ședința Consiliului de Administrație de la Aeroportul Transilvania Tîrgu-
Mureș. În urma acesteia, conducerea Aeroportului a emis un comunicat de presă, în care se
precizează că anul acesta bugetul aeroportului are o lipsă de peste 9 milioane de lei care
trebuie acoperită. Comunicatul de presă precizează:

Miercuri, 15 februarie 2012 s-a convocat în şedinţă extraordinară Consiliul de
Administraţie al R.A. Aeroport Transilvania Târgu Mureş pentru a analiza implicaţiile
ce decurg din aplicarea Bugetului de Venituri și Cheltuieli pe 2012 al Aeroportului
aprobat de Consiliul Județean Mures prin hotărârea nr. 20/13.02.2012. Volumul
de buget aprobat de Consiliul Județean Mureş în 2012 pentru Aeroport este de
7.4 milioane lei faţă de 8.6 milioane lei în anul 2011 pentru funcționare atât a
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activităților pe SIEG (Serviciu de Interes Economic General) cât și pentru activitățile
comerciale.

Dacă în anul 2011 compensația din fondurile publice a fost de 5 milioane lei, în
anul 2012 aceasta a scăzut la 2.1 milioane lei, situaţie în care o dată cu creşterea
traficului aerian și a veniturilor proprii a crescut proporțional și nevoia cheltuielilor
de funcționare.

Prin Hotărârea Consiliului Județean Mureş 20/13.02.2012 compensația a fost stabilită
sub 50 % faţă de cea din anul 2011 când exista un volum de cheltuieli mai redus.

Astfel în condițiile în care Conducerea Aeroportului a fundamentat un buget de
11,365 milioane lei pentru anul 2012, din care nivelul corespunzător al compensaţiei
este de 6,685 milioane lei, iar prin Hotărârea Consiliului Judeţean Mureş nr. 20
/ 13 02 2012 compensaţia aprobată este de 2,1 milioane lei, rezultă o diferenţă
de acoperit de 9,265 milioane lei din alte surse pentru a atinge nivelul bugetului
necesar pentru funcţionare.

Aspect pentru realizarea căruia Consiliul de Administraţie al Aeroportului are în
vedere următoarele măsuri:

• creşterea taxelor şi tarifelor de aeroport
• externalizarea serviciilor
• diminuarea numărului de personal
• volum de trafic aerian mărit
• alte activităţi conexe dar toate cu riscurile de rigoare.

Consiliul de Administrație al RA Aeroport Transilvania Târgu Mureș a solicitat de-
taliarea acestor variante de măsuri împreună cu Comisia economică a Consiliului
Județean Mureș pentru o analiză și decizie pertinente odată cu eventuala rectificare
a formatului de buget conform legislației și reașezarea listei de investiții/reparații
conform cerințelor înaintate de Conducerea Aeroportului.

1.2.30 Ministrul Mediului în conferință de presă vineri (2012-02-16 12:09)

Ministrului Mediului și Pădurilor Borbély László va susține vineri, 17 februarie, începând cu
ora 10:00, o conferință de presă la Casa Bernady, de pe str. Horea. Va fi prima conferință a
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ministrului la Tîrgu-Mureș după reconfirmarea lui pe postul de Ministru al Mediului în cabinetul
Ungureanu.

1.2.31 Porți deschise la Universitatea de Arte (2012-02-16 12:32)

În perioada 17-22 februarie, Universitatea de Arte Tîrgu-Mureș organizează Zilele Porților
Deschise. Programul manifestărilor va fi după cum urmează:

17 februarie 2012, ora 17:00
Tehnică vocală, canto (anul I, II Actorie), conf.univ.dr. Lelia-Mariana Albu, Barul U.A.T.

18 februarie 2012, ora 16:00, sălile: 31, 34, 35
Regie (anul I şi anul III), tutore de an conf.univ.dr. Marius Oltean

19 februarie 2012, ora 11:00, str. Frunzei,nr.9, sala 25
Păpuși-Marionete (anul III), tutore de an asist.univ. Adrian Brânduș

20 februarie 2012, ora 17:00, sala 35
Actorie (anul III), tutore an lect.univ.dr. Daniela Lemnaru

21 februarie 2012, ora 16:00, sala 35
Vorbire scenică (Actorie anul III), lect.univ.dr. Cristinela Olăreanu

21 februarie 2012, ora 17:00, sala 34
Actorie ( Anul II), conf.univ.dr. Radu Silviu Olăreanu, c.d.as. Nicolae Cristache

21 februarie 2012, ora 22:00, Teatrul Studio
Examen Coregrafie, anul II SR - SM, tutore an lect.univ.drd. Andras Lorand

22 februarie 2012, ora 16:00, sala 22
Actorie (anul I), tutore an lect.univ.drd. Monica Ristea
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1.2.32 USL în aer: Sighișoara, Reghin, Luduș și lista continuă
(2012-02-17 15:33)

Dacă președintele PSD Tîrgu-Mureș Dragoș Popa se prezintă încrezător în funcționalitatea
USL la nivelul municipiului pe care-l reprezintă, lucrurile nu sunt la fel de roz la nivel de județ.
Secretarul executiv al PSD Mureș Cornel Brișcaru declara azi că au fost închise negocierile
privind culoarea politică a candidaților și paritatea pe listele de consilieri în 60 de localități din
județ, rămânând spre clarificare alte 40.

Noutatea ar fi că nu există nicio noutate, adică negocierile par a se fi blocat de câteva
săptămâni. În timp ce Brișcaru spune că ”cel mai probabil” candidat la Sighișoara este Dorin
Dăneșan, liberalii susțin că e Dan Colceriu; la Ungheni „cel mai probabil” este Ioan Covrig,
dar poate fi și Victor Prodan. La Reghin și Luduș încă se mai fac sondaje pentru a se alege
candidați, fie de la PNL, fie de la PSD.

1.2.33 Sky is not the limit - 26 mai 2012 (2012-02-17 15:50)

Aeroclubul României a dat publicității programul evenimentelor aeronautice majore pe care le
va organiza pe parcursul anului 2012. Între acestea, pe 26 mai, la Aerodromul din Tîrgu-Mureș,
va avea loc a treia ediție a evenimentului Sky is not the limit. Programul complet, mai jos:

• 12 mai, Aerodrom Ploiești - Strejnic air show

• 19 mai, București - Red Bull Ordinul Smaranda Braescu, ediția a III-a

• 26 mai, Aerodromul din Tîrgu-Mureș - Sky is not the limit, ediția a III-a

• 2 iunie, Aerodromul Clinceni - Childrens day 2012 airshow

• 30 iunie, Aerodrom Drobeta - Drobeta FlyIn 2012, ediția a IV-a

• 14 iunie, Aeroport Otopeni - Otopeni Airshow 2012, ediția a III-a

• 3-4 august, Aerodrom Banesti - Miting de aviatiune 2012, ediția a II-a

• 11 august, Aeroport Satu Mare - Satu Mare show 2012, ediția a V-a

• 18 august, Aeroport Baia Mare - Fly Bay Baia Mare 2012, ediția a II-a
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1.2.34 Relatare de la protestul anti-ACTA (2012-02-17 16:12)

Vroiam sa merg la protestul anti-ACTA de la Tîrgu Mureș. Desigur, mi-aș fi dorit să existe
chiar la Reghin un mini-protest, dar oamenii de aici păreau destul de împăcați cu ideea că
viitorul lor nu depinde de ei. Așa că am sunat niște prieteni și am organizat o excursie la Tîrgu
Mureș.

Am ajuns pe la 6 seara acolo. Parcul central din Tîrgu Mureș incepe cu catedrala ortodoxă
și se termină cu prefectura. Se desfășoară pe o distanță de 500 de metri și are o lațime de
aproximativ 40 de metri iar de o parte și de alta a lui sunt cele două sensuri de circulație auto.

Am parcat mașina lângă catedrală. Din exterior se distingeau doua grupuri separate, unii
grupați in fața statuii din fața catedralei, înarmați cu mesaje anti-ACTA și ceilalți 50 de metri
mai încolo. De la primii nu se auzea nimic in schimb de la ceilalți sloganurile anti-Băsescu erau
foarte clare. Am înaintat către primul grup, unde ni s-a spus că grupul de mai încolo era grupul
pensionarilor ce aveau autorizație de protest de la 6 la 8 seara, iar la sugestia noastră de a
ne grupa cu ei au răspuns că nu prea se poate pentru că protestul celorlalți nu e anti-ACTA ci
anti-Basescu.

Dar pentru că eram așa puțini și nu prea știam ce să facem sau cum să strigăm, am migrat
către grupul pensionarilor ce aveau microfon. Impreuna strigam ba ”jos Băsescu” ba ”jos
ACTA”. 100 de oameni. Pensionarii jos-băsescieni aveau ceva mai multă energie decât tinerii
anti-ACTA. Ei aveau microfon la care strigau sloganuri seară de seară.

La microfon se aude cu ecou, ca la nuntă. Se întalneau acolo de la 6 la 7, timp in care
compuneau cântece, vorbeau, strigau, scandau. Erau veseli. Momentul lor de sărbatoare din
fiecare seară. Tinerii in schimb, ceva mai anemici, n-aveau vână de protestatari. Pentru ei
era foarte tare sa poarte masca Anonymus. Părea ca asta i-a incitat cel mai mult să iasă la
protest. Și poate faptul că e mai cool să strigi anti ceva ce bătrânii nu pot înțelege. Bătrânii
nu înțelegeau, dar s-au prins ei ca e ceva problemă cu tehnologia, că nu au de ce să-și bată
capul cu asta, dar că trebuie să susțină și ei problema tinerilor așa că strigau cu pasiune ”jos
ACTA”. Și nu știu cum păreau mai vii decat cei tineri. Strigau chiar ”cinste lor, cinste lor /
cinste liceenilor”.

La un moment dat ne-am hotărât să împărțim din manifestele ce le mai aveam la mine rămase
din raidul prin Centrul Vechi. Nu plănuiam să le împart la tîrgu-mureșeni, dar aflându-mă acolo
am zis că e o bună ocazie să îi cunosc și să împărtășesc cu ei puțin din Piața Universității.
Şi într-adevăr erau tare curioşi să vadă ce scrie pe ele. Nu ştiu cât erau de plătiţi să fie
curioşi sau să vină să ceară special în caz că treceam peste careva din greşeală, dar unul
din ei s-a oprit să mă întrebe dacă ştiu ce sărbătoare e mâine. Era ceva cu întoarcerea fiilor
risipitori. Mi-a spus că a compus ceva pentru microfon, cu legătura pe care a făcut-o între
noii intraţi în Guvern şi sărbătoarea asta. Şi cum că ei au venit să fure ce a mai rămas de furat.

Din păcate nu putea să-mi citească ce a scris pentru că îşi uitase ochelarii acasă iar eu nici
atât nu puteam citi ceva scris cu un creion HB aporape şters de pe o foaie de matematică,
la lumina slabă a străzii. Apoi mi-a arătat pancartele scrise cu roşu tot de el. ”ieri din nou
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v-am păcălit / un guvern nou am investit / cu javre puse pe furat / că doar tot m-aţi înjurat /
cu un prim ministru tinerel / care ascultă de bătrânel / traienela”. La sfârşit mi-a explicat de
ce trebuie ca mai degrabă noi tinerii să ieşim în stradă, că mersul bun al lucrurilor depinde în
primul rând de noi. Şi chiar părea că ceea ce îl motiva pe el să iasă în stradă nu era neapărat
faptul că pensia lui e mică, ci că avea o misiune mai presus decât asta: să iasă pentru tineri,
să-i încurajeze pe ei să iasă să-l dea jos pe mafiot ca să nu sufere la pensie cum suferă ei acum.

Ultima pancartă pe care mi-a arătat-o e asta: ” noi nu mai avem timp să aşteptăm / şi de
aceea luptăm / tinerilor libertate să lasama”. Tinerii în schimb erau reticenţi la mesaje străine
de ale lor, şi cum am spus la început, reticenţi şi să se apropie de un alt fel de grup. Sau e
doar impresia mea. Poate greşesc spunând reticenţi, poate erau doar timizi.

Nu erau nici televiziuni, nici molotoave, nici lacrimogene. Vreo 50 de jandarmi se uitau curioși
la noii protestatari.

Totul s-a terminat cu ”mâine la 6 adunare mare” și ”chiar de crapă pietrele / nu oprim
protestele”.

Andreea David

1.2.35 Rareș Cojoc dansează pentru România (2012-02-17 16:32)

Rareș Cojoc participă începând de mâine, 19 februarie 2012, la World DanceSport Federation
(WDSF) International Open din Malta și va concura la grupa de vârstă adulți, disciplina STAN-
DARD. Reprezintă România și s-a pregătit intens pentru această competiție. Îi urăm succes!

1.2.36 Cinema Arta, redat orașului (2012-02-19 18:59)

La sfârșitul săptămânii trecute s-a desfășurat redeschiderea celui mai vechi cinematograf

din Tîrgu-Mureș, sub numele de Arta-3D. După o istorie de 50 de ani, Cinema Arta a fost preluat

în patrimoniul municipiului în august 2010. Regândirea şi refuncţionalizarea ansamblului cine-

matografic a constituit una dintre priorităţile de pe agenda municipalităţii. Autorii studiului de

fezabilitate întocmit în vederea identificării unor soluţii tehnice şi funcţionale pentru reparaţii
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şi modernizare au conchis că tendinţa europeană în domeniu - săli de proiecţie cu suprafeţe

reduse şi cu spectacole de mare varietate, cuprinzând filme de cinematecă şi clasice pe

pelicula de 35 mm până la cele mai moderne, în sistem Digital Cinema 2D/3D DCI - este unica

soluţie de revigorare funcţională, estetică şi, implicit, economică a artei cinematografice din

Tîrgu-Mureş. Astfel, după modernizare, Cinema Arta 3D se prezintă în felul următor: trei săli

de spectacole, cu un număr total de 340 de locuri (198, 92 și respectiv 50 de locuri).

Seara de gală

[1] Cinema Arta 3D a fost inaugurat sâmbătă, de la ora 17:00 pentru presă și pentru
oaspeții Primăriei. Nu au lipsit de la eveniment nici invitații speciali, printre care celebrul actor
Marcel Iureș. Apoi, de la 19:30 a avut loc inaugurarea pentru public. Primul film care a rulat
a fost „Călătoria 2 - Insula Misterioasă”, film care a fost vizionat la Tîrgu-Mureș după doar 8
zile de la premiera mondială care s-a desfășurat pe 10 februarie. Cei prezenți la eveniment
au putut constata că cinematograful Arta 3D este echipat la ultimele standarde internaţionale
și aduce o serie de noutăţi publicului cinefil târgumureşean, printre care şi ochelarii activi 3D
care se folosesc în una din cele trei săli și care utilizează cel mai modern sistem din România
pentru a nu obosi ochiul şi pentru a oferi o imagine 3D mai bună. Deocamdată tarifele se
situează între 4 și 15 lei, în funcție de filmul difuzat și de vârsta spectatorului (copii, studenți,
adulți).

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/cinema1.jpg

1.2.37 Romgaz a crescut cu 40% importurile de gaz (2012-02-20 07:26)

Importurile au de gaze naturale au crescut semnificativ în luna februarie din cauza tem-
peraturilor scăzute înregistrate. Într-un comunicat de presă semnat de directorul general al
Romgaz Dumitru Chisăliță, compania precizează:
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Ca urmare a creşterii cererii de gaze naturale pe fondul temperaturilor scăzute
din luna februarie 2012, SNGN ROMGAZ SA Mediaş a crescut continuu importul de
gaze. Dacă la începutul lunii ROMGAZ avea planificată pentru clienţiisăi, livrarea
unei cantităţi de 71 mil. mc, dar ca urmare a temperaturilor scăzute s-a procedat la
suplimentarea cantităţilor de gaze din import cu cca. 40 %.

Astfel, în perioada 10-12 februarie s-a importat cu 5 mil. mc mai mult decât
cantitatea programată iniţial pentru luna februarie. Începând cu 17 februarie, până
la finele lunii, Romgaz urmează să importe încă 22 mil. mc suplimentar. Faţă de pro-
gramul lunii februarie, pe fondul condiţiilor meteorologice şi la solicitarea clienţilor,
SNGN ROMGAZ SA va importa cu 27 mil. mc. mai mult decât programarea iniţială.
Achiziţia gazelor naturale, s-a făcut prin selectarea celor mai avantajoase oferte, iar
vânzarea s-a făcut către clienţii Romgaz care au acceptat condiţiile propuse.

1.2.38 Program încărcat la Jazz&Blues Club (2012-02-20 07:39)

Clubul Jazz &Blues are un program foarte încărcat în această săptămână, care include concerte,
party-uri sau cursuri de dans, după următorul program.

Luni, 20 februarie, orele 17:00 - CONCERT DE MUZICĂ CLASICĂ în interpretarea elevilor
din Liceul de Artă din Târgu-Mureș. Organizează profesoara Majeri Gabriella. Intrarea liberă!

Luni, 20 februarie, orele 20:00 - CASĂ DE DANS POPULAR maghiar. Veți avea posibilitatea
să învățați dansuri și cântece populare maghiare din toate zonele Ardealului. Instructor de
dans: Fazakas János. Organizează Fundația Folc Center. Accesul se face pe bază de bilet de
intrare în valoare de 7 lei pentru adulți și 4 lei pentru studenți.

Marți, 21 februarie și joi, 23 februarie, orele 18:00 - CURSURI de DANS de societate
special organizate pentru începători. Puteți învăța: vals vienez, tango, mambo, rock & roll,
disco fox și cha-cha-cha. Instructoare de dans: Deák Orsolya. O ședință costă 10 lei. Dacă
veniți în pereche, primiți reducere la preț.

Marți, 21 februarie, orele 22:00 - HULI-BULI PARTY. Accesul se face pe bază de bilet de
intrare în valoare de 6 lei. Rezervare masă: 0724-400-322.

Miercuri, 22 februarie, orele 19:00 - CONCERT de jazz al formației TIPTIL. Trupa a fost
înființată în 2009, de o parte din membrii fostei trupe Baba Novac. În 2010 Tiptil a fost finalistă
a concursului Global Battle of the Bands. Membrii formației: Raluca Staicu (voce), Adina Dură
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(voce), Bujor Stoicovici (chitară bas, contrabas), Ciprian Moisescu (tobe) și Crețu (chitară). Ac-
cesul se face pe bază de bilet de intrare în valoare de 3 lei. Pentru studenți intrarea este liberă!

Joi, 23 februarie, orele 19:00 - CONCERT WATERMARK. Tinerii din această trupă se auto-
caracterizează în felul următor: „Young adults seeking to experience God with you and taking
faith to the next level through workship and service together”. Intrarea este liberă!

Joi, 23 februarie, orele 22:00 - CONCERT TÜNDÉRGROUND. Trupa și-a stabilit formula actu-
ală în 2005. Noutatea pe care trupa a adus-o pe piața muzicală din România este varietatea
instrumentelor folosite. Muzica lor instrumentală cântată la flaut, drâmbă, chitară electrică
și acustică, vioară electrică, tobe și chitară bas, are o sonoritate aparte. Prețul unui bilet de
intrare este de 15 lei pentru adulți și 10 lei pentru studenți.

Duminică, 26 februarie, orele 20:00 - CONCERT HOLLYWOOD ROSE. Hollywood Rose este
o formație tribute Guns‘N‘Roses, care s-a înființat în 2003. Accesul se face pe bază de bilet de
intrare în valoare de 15 lei.

1.2.39 Sighişorenii ajută sinistrații! (2012-02-20 09:12)

Primăria Sighișoara în colaborare cu gimnaziile sighişorene, a deschis centre de colectare
a coletelor de la populaţie destinate famiilor din zonele aflate în situaţii de urgenţă sau alertă
cauzate de înzăpeziri şi viscol. În aceste centre, al căror orar de funcţionare este stabilit în
funcţie de posibilităţile şcolii, fiind afişat la loc vizibil, se colectează îmbrăcăminte de iarnă,
pături, alimente preambalate, apă în recipiente de plastic.

Transportul şi distribuirea ajutoarelor colectate la nivel de municipiu vor fi organizate prin
grija Biroului pentru Situaţii de urgenţă din cadrul Aparatului de specialitate al primarului.
De asemenea, în cadrul campaniei „În realitate eşti mai bun” derulată de Ministerul Apărării
Naţionale şi Realitatea TV, Unitatea Militară 01752 Sighişoara a organizat începând din data
de 12 februarie a.c. două puncte de colectare de ajutoare pentru sinistraţi: unul la sediul
unităţii militare din str. Nicolae Filipescu nr. 3A şi unul în Piaţa Octavian Goga.

Istrate Manu

158 ©2024 www.punctul.ro



1.2. FEBRUARY BlogBook

1.2.40 Solidari cu cei năpăstuiţi (2012-02-20 09:19)

„Aţa se rupe acolo unde este mai subţire” spun seniorii noştri mai puţin şcoliţi, dar cu o

mai mare experienţă decât a noastră. Evenimentele din ultimele săptămâni, generate de o

ninsoare abundentă şi de un viscol criminal au impresionat o mare parte a populaţiei şi, în

consecinţă, au început să apară reacţiile fireşti, creştineşti şi pline de umanitate.

Reacţie promptă

La fel ca în cazul inundaţiilor din anii trecuţi, Primăria oraşului Luduş a reacţionat prompt şi

ajutoarele necesare unor oameni vitregiţi de soartă au luat, de această dată, drumul judeţului

Buzău, îngropat în lintoliul alb şi înşelător al stratului de zăpadă aducător, de data aceasta,

de moarte şi de nenorociri. La apelul primarului Florin Urcan au răspuns cei care din munca

lor pot să doneze o parte pentru cei năpăstuiţi. În autocamionul pus la dispoziţie de Liviu

Moldovan şi însoţit de Fekete Kovács Levente, cel care a însoţit transportul spre comuna C.A.

Rosetti din judeţul Buzău, s-au aflat două tone de zahăr de la SC Zahărul SA Luduş – ing. Ioan

Armenean, două tone de pâine asigurate de producătorii Vasile Trifan, Rodica şi Iosif Mocan,

Ioan Şoiom şi Szasz Blaj, două tone de cartofi de la societăţile conduse de Grigore Uţiu din

Cheţani şi Dee Gyula, două mii de litri de apă minerală de la firma condusă de Liviu Moldovan.

În această acţiune, Ioan Zaiţ a asigurat cumpărarea a 500 de kg de orez, aliment cu o mare

valoare energetică pentru oamenii care au fost izolaţi de lume de atâtea zile.

Contribuţii în bani

[1] Au răspuns solicitării Primăriei Luduş şi a propriei conştiinţe şi patroni care, prin natura
producţiei lor, nu au avut posibilitatea să contribuie în natură la efortul colectiv de ajutorare
al celor defavorizaţi de soartă şi de calamităţile naturale. Au contribuit cu sume de bani
consistente Maria Daniela şi Sorin Nemeş (SC Romferchim SRL), Luciano Bertocco (SC Bercas
Impex SRL), doctorul Marcel Ojog şi Sanda Moldovan (SC Dragoş şi Sanda SRL).
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Fekete Kovács Levente de la Primăria Luduş, autorul fotografiilor, a însoţit transportul al-
imentelor de la Luduş până în comuna C.A. Rosetti din judeţul Buzău, localitate din care
ajutoarele se distribuiau în cele şase sate componente: Bălteni, Bîlhacu, Cotu Ciorii, Lunca
şi Vizireni. Ajutoarele trimise de luduşeni au fost repartizate în satul Cotul Ciorii, acolo unde
„imaginile văzute ulterior la televizor nu prezentau adevăratul dezastru de la faţa locului”,
cum spune Fekete Kovács Levente.

Dar chiar dacă este aşa, trebuie să înţelegem că trăim într-o ţară bolnavă pe care nu a văzut-o
nici un doctor cel puţin în ultima sută de ani.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/aJUTOARE-LUDUS-2.jpg

Ali Alinush (2012-04-20 14:34:33)
cat de bine suna ultimul paragraf, pacat ca insemnatatea lui e atat de dura si adevarata..oricum gest
frumos din partea celor ce s-au implicat atunci, felicitari!

Ali Alinush (2012-04-20 14:37:48)
"traim intr-o tara bolnava pe care nu a vazut-o nici un doctor cel putin in ultima suta de ani.."..trist dar
adevarat

1.2.41 Fără gratuități pentru pensionari (2012-02-20 09:24)

Gratuitățile la transportul în comun pentru pensionari a reprezentat motiv de noi dispute în

cadrul ultimei ședințe a Consiliului Local Tîrnăveni. Primarul Adrian Matei a propus ca începând

cu data de 1 martie 2012 să se acorde gratuități la transportul public local pentru persoanele

pensionare cu vârsta mai mare de 65 de ani (inclusiv) care au domiciliul în Tîrnăveni și în

satele aparținătoare în limita sumei de 15 lei/persoană/lună (decontarea sumelor ar fi urmat

să se facă de către Primărie către operatorul de transport public local, în conformitate cu

legitimațiile de călătorie eliberate, iar în baza acestei sume transportatorul ar fi oferit călătorii

non-stop pentru cei care dețin o astfel de legitimație).

DA cu vorba, NU cu fapta
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La ședință însă consilierii una au zis și alta au votat. Deși s-au întrecut în declarații părtinitoare
pensionarilor, când a venit vorba de votul pentru acordarea de gratuități la transportul public
local, consilierii liberali și cei ai UDMR s-au abținut. Fapt ce a dus implicit la respingerea
proiectului propus de primarul Matei.

„Nu este vorba că n-am vrea să subvenționăm pe pensionari, pe fiecare care circulă, aici se
pune problema câți circulă, noi am discutat o modalitate de a afla cât este numărul efectiv,
dar după mine este exagerat numărul de pensionari la calculație. ”, s-a împleticit Szabó Albert,
consilier UDMR.

Viceprimarul Sorin Megheșan s-a arătat extrem de darnic: „După mine aș mai adăuga per-
soane și sub 65 de ani pentru că sunt persoane sub vârsta asta, cu 40 de ani de muncă și nu
pot beneficia de această facilitate.”

Iosif Fodor, consilier UDMR: „Nu sunt împotrivă să acordăm, dar în limita fondurilor. ”

Ovidiu Chindriș, consilier PSD: „Îmi exprim acordul pentru acest proiect de hotărâre, este un
proiect care a fost și în anul 2008, din păcate în ultimii doi ani nu am mai dat banii, e bine că
s-a revenit la acordarea gratuităților persoanelor peste 65 de ani”.

În ciuda declarațiilor acești consilieri, alături și de Claudia Bota, Antonya Mihail, Robert Klein,

Alin Cimpoca și Incze Csaba, după ce au solicitat în prealabil folosirea votului secret, s-au

abținut, astfel că proiectul a fost respins. Consilierul Octavian Popa a absentat de la ședință.

DA! Și cu vorba, și cu fapta

Pentru acest proiect au votat doar consilierii Ioan Suciu, Pavel Ciulea, Ioan Muntean, Radu
Ghețiu, Ioan Bercea, Silvia Szabo și Mariana Șerban, dar pentru că nu au întrunit majoritatea
necesară proiectul a fost respins.
„Este un ajutor pentru pensionari, nu e vorba de o subvenție pentru TAR, în toate orașele
apropiate dacă vă uitați există această facilitate, iar eu cred că pensionarii merită acest lucru”,
a declarat Adrian Matei, primarul municipiului Tîrnăveni.

În conformitate cu articolul 17 din Legea serviciilor de transport public local nr.92/2007
Consiliile Locale au posibilitatea asigurării resurselor bugetare pentru susținerea totală sau
parțială a costurilor de transport public local de persoane pentru unele categorii sociale
defavorizate.

Mircea Barbu
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1.2.42 Pista de biciclete schimbă Reghinul (2012-02-20 09:28)

[1] Primăria Reghin a câștigat finanțarea unui proiect important pentru municipalitate.

Este vorba de programul piste pentru bicicliști. Valoarea acestui program este de 2,5 milioane

lei, din care aproximativ 2,2 milioane de lei vor veni de la Agenția Fondului de Mediu ca

finanțare nerambursabilă. Pe lângă pista de bicicliști se are în vedere amenajarea zonei prin

care va trece aceasta pe o lungime totală de aproape 9 kilometri. Punctele din oraș cele mai

frecventate de reghineni și instituțiile orașului vor fi în apropierea acestei piste.

Pe unde trece?

Pista pornește de la zona de agrement Pădurea Rotundă, coboară pe strada Grigorescu, merge
paralel cu strada Mihai Viteazu, coboară pe strada Iernii în strada Apalinei, acolo trece prin
str. Pomilor și intră pe malul Canalului Morii. De acolo vine înapoi, „atinge” Școala Generală
„Virgil Olitiu”, trece prin spatele cartierului Iernuțeni, intersectează str. Iernuțeni și intră pe
Duzilor. Urmărește cursul Canalului Morii, pe la IREM, trece str. Sării, pe la Electrica intră în
parcul Tineretului, de acolo intră între Kaufland și Ștrand, iese la brațul Mureșului. Aici se va
bifurca, o parte merge spre Suseni, iar o altă parte merge spre Tîrgu-Mureș și se va întâlni cu
pista pentru bicicliști dintre Reghin și Tîrgu-Mures.

Dar noua pistă nu va fi doar pentru pasionații de sport, ci se va amenaja întreaga zonă pe
unde va trece. De exemplu, în cartierul Iernuţeni se vor demola 180 de garaje. Oamenii îşi
vor putea parca maşinile în parcări acoperite, special făcute pentru ei, dar nu vor mai avea
unde să-şi depoziteze diferitele unelte, cizme de cauciuc şi … butoaiele cu varză.
În zona Duzilor va fi amenajată și o zonă pentru promenadă, unde se va putea alerga, se vor
putea plimba copiii. Pe alocuri vor fi podețe din lemn numai pentru acces pietonal, pentru a se
putea ajunge pe ambele maluri ale canalului. Se vor construi și trepte ca să se poată coborî
și până la apă, acolo unde este albia betonată. Paralel cu acest lucru Canalul Morii și pâraiele
afluente vor fi curățate. Pe malul Mureșului pista va face legătura dintre Suseni și punctele
importante din oraș.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/reghin_bicicleta.jpg
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morloos (2012-02-21 13:03:01)
cu ce costuri madam? opinia publica a fost intrebata? dezbaterile publice se fac numai pe hartie. de
fapt parerea oamenilor nu are importanta. ati fost platiti pt materialul asta din cauza ca era scandalul
prea mare? unde este opinia oamenilor din iernuteni???

Punctul (2012-02-21 13:07:03)
Iată, vă puteți expune părerea aici, puteți să o faceți și la Primărie, noi doar vă informăm.

Kiss Mihai (2012-02-22 07:23:18)
Super! In lipsa garajului, o sa imi tin cele 2 biciclete in balconul din apartamentul de 2 camere de 36
mp, lucrurile, conservele de iarna, sculele depozitate in garaj(din lipsa spatiului din apartament)tot
in balcon sau le pun gramada in fata primariei. Este un proiect minunat! Sper sa le iasa de o
ciorba si celor de la primarie care vor da lucrarile unor firme prietene. Nu au fost consultati absolut
deloc cetatenii! Mai bine zis li s-a comunicat ca urmeaza sa se demoleze si punct. Seara, cand
toate masinile ajung "acasa", nu mai gasesti un loc unde sa parchezi o masina. Sunt curios unde
se vor parca cele 180 masini care acum stau in garaje. Sunt si mai curios cum vor plati demolarea
garajelor cei cativa pe care eu ii cunosc si care abea traiesc din pensie. Garajele sunt identice si
au o stare buna. Hai sa le demolam! Asa cum am demolat ce era functional in industrie, in agricultura...

yo (2012-06-30 19:54:14)
cine este de vina ca stai intr-un apartament de 36 mp ? unde ai vazut tu sa garanteze primaria cu un
loc public pentru ca tu stai la bloc? ia-ti casa si acolo tu faci regula !

Suciu Viorel (2012-02-23 20:10:55)
Domnului primar Nagy Andras si domnilor consilieri, Ma bucura nespus de mult faptul ca d-voasta
va ganditi si la sanatatea populatiei municipiului Reghin in fruntea caruia ati fost alesi , prin faptul
ca ati dorit si doriti sa amenajati mai multe spatii in aer liber in vederea petreceri timpului liber a
cetatenilor. In acest scop ati hotarit sa amenajati piste pentru biciclete ,un fapt deosebit de bun si
imperios necesar pentru toti cetatenii urbei ,privind din doua motive. a. pentru sanatatea cetatenilor,
si pentru a numai folosi autovehicolele, care emana atitea gaze toxice pentru sanatatea noastra si
totodata necesara pentru fortificarea organismului, b. bicicleta este un mijloc de transport, cu care te
poti deplasa mai rapid la serviciu sau la diferite cumparaturi. Asemenea piste se gasesc in majoritatea
localitatilor mai mari din Romania si alte tari. Dar aceste piste pentru biciclete trebuie bine gandite
unde se amenajeaza pentru a feri cetatenii de accidente care pot aparea foarte repede .Pistele
pentru biciclisti sunt amenajate in special pentru deplasarea cetatenilor la serviciu, cumparaturi si
altele dar mai putin pentru agrement. Am aflat ca d-voastra v-ati preocupat si ati amenajat ,pentru
cetateni orasului un parc de distractie, cu pista pentru biciclisti ,locuri pentru plimbare si altele la
Padurea rotunda. Daca ati amenajat acest loc pentru petrecerea timpului liber in mod placut si in aer
curat ,unde sa-si oxigeneze plamini si sa se revigoreze , atunci pista de biciclisti pe care o propuneti
pentru cetateni orasului eu o vad buna pana la un loc, adica str. Pictor Nicolaie Grigorescu-str.Mihai
Viteazu-str.Teilor-str.Ierni-str. Apalinei-/pana la capatul ei, unde ar trebui sa faceti si un trotuar pe
care sa se deplaseze locuitorii Apalinei, care de fapt se deplaseaza numai pe partea carosabila ,fiind
tot timpul pasibili de accidente rutiere ./-str. Pomilor –pana la sens giratoriu de pe str. Iernuteni, -in
continuare pe str. Raului ,care este o strada cu sens unic si cu doaua benzi de circulatie pe sens de
mers-intersectie cu str. Sarii cu trecere in Parcul Tineretului daca doriti - iar de la intersectie cu viraj la
dreapta pe str. Sarii pana la Podul peste Mures ,unde se intalneste cu pista care vine de la Iernuteni ,
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dupa care sa fie continuata la stanga spre Gara C.F.R.- iar la dreapta spre I.R.U.M. cu continuare spre
Prolemn si I.P.L. Propunerea d-voastra ca de la podul din str. Pomilor la stanga pe Canalul Morii este
complet gresita din mai multe puncte de vedere: 1.- prin demolarea garajelor veti scoate in strada
peste 160 de autovehicole care nu incap numai puse una peste alta, aducandu-le si proprietarilor
un deficit de milioane de lei, iar noi „poporul de jos” v-am votat sa ne aduceti bunastare in casele
noastre nu asemenea pierderi, 2. - ne-ati promis ca in locul garajelor veti amenaja parcari acoperite
,construite de o firma MAMA care de fapt face si proiectul si care de fapt se bate cap in cap cu proiectul
d-voastra fiindca pista de biciclete va trece prin fata acestor parcari , iar noi cand parcam masina vom
calca mereu pe aceasta pista iar biciclisti sunt predispusi mereu accidentelor rutiere, 3.- in aceasta
zona ,normal ar trebui sa faceti o pista cu o latime de minimum 3 m. deoarece copii ,biciclisti nu vor
merge incolonati unul in spatele celuilalt. De obicei ei se joaca pe biciclete diferite jocuri –GUS sau
altele. Ei permanent sunt dispusi sa faca intreceri intre ei , iar rezultatul acestor jocuri si intreceri
se termina la spital ,iar in aceasta zona d-voasta trebuie permanent sa aveti un cadru medical si o
salvare. 4.- ne-ati spus ca veti amenaja si scari pe care copii si ceilalti cetateni care vor sta pe banci
sa poata sa mearga la apa sa se spele pe maini sau unii sa pescuiasca. Ati chemat pe cei de la Mediu
sa ia probe din aceasta apa, apa care este plina de toate mizeriile care vin din paraiele care se scurg
in acest Canal .Totodata copii sau alti cetateni care vor circula pe aceasta pista pot sa ajunga in apa
canalului si sa se inece. Va spunem aceasta deoarece de aici au fost scoase doua personae si au fost
salvate de la inec. 5.- in calea pistei propusa de d-voastra stau si blocurile 11 si 18 din cartier care
sunt foarte aproape de malul Canalului, gardul si sala de sport a sc. Gen. 6. 6.- populatia cartierului
este in general inbatranita care in mod normal are nevoie macar acum de putina liniste. Tineretul din
ziua de azi este mai saltaret si mai predispus unor obiceiuri nu prea academice, iar daca un om mai in
varsta se adreseaza cu vreo intrebare sau le face vreo observatie le adreseaza cate un raspuns incat le
vine sa intre in pamant de rusine 7.- toate garajele construite pe malul canalului au fost proiectate de
R.A.G.C.L., si aprobate de Primaria oasului Reghin. Toate au un aspect frumos si sunt intr-un aliniament
placut. Daca d-voastra doriti, noi ne angajam sa le facem toate o culoare ,sa fie si mai aspectuoase, 8.-
in numele dragostei de D-zeu oare cum puteti sa faceti atata rau, pentru licar de rautate puteti face
atata rautate, demolandu-ne aceste garaje unde pe langa masini ne mai tinem alte lucruri, alimente
,biciclete trotinete ale nepotilor si alte masinute de-a lor ,fiindca spatiile din casa nu ne permit, 9.-
suntem cu totii de acord pentru decolmatarea si amenajarea Canalului Morii deoarece toate pivnitele
blocurilor sant pline de apa si mizerie, fapt pe care ar trebui sa va intereseze pe d-voastra cel mai
tare,. Ati amenajat din veniturile Consiliului si de la Goldan Braun foarte frumos, dar marele pacat,
este ca aproape zilnic se sparge asfaltul deoarece conductele din canale se sparg mereu de vechime
si rugina. Dar ,fac o gluma cu permisiunea d-voastra,–/ nu cumva sa amenajati si aceasta parte cum
ati amenajat-o pe cea de la pod in sus. 10. am urmarit la DAReghin T.V. doaua emisiuni la care I s-a
luat d-lui Birthler ,proiectantul acestor lucrari, un interviu despre finalul acestor amenajari ,la care
a-m ascultat cu foarte mare atentie si de unele amenajari chiar m-am bucurat. Dar la intrebarea
reportaresei–*DAR PISTA DE BICICLETE PE UNDE VA FI AMENAJATA *– la care dinsul in necunoasterea
Legislatiei rutiere a raspuns-* PE TROTUAR * pe strada Duzilor pana la capat. D-le Birthler mai intai
studiaza legislatia rutiera si apoi ai sa observi ca ai facut o mare gresala, ADICA, art.60 litera c spune
limpede si clar ca – se interzice biciclistilor sa circule pe trotuare sau pe mijlocul partii carosabile pe
aleile pentru pietoni din parcuri si gradini publice ,cei care o folosesc vor primi o amenda de la 60-150
lei , iar mai mult decat atat pe aceasta strada circula cei mai multi pietoni ,care se deplaseaza la
serviciu—I.R.U.M.,I.P.L., Prolemn , gara C.F.R. ,la cumparaturi la supermarchet Kaufland. V-ati gandit
,macar un minut cum se vor deplasa biciclisti d-voastra printe pietoni si pe o strada cu circulatie
INTERZISA . Cunoasteti cumva ce indicatoare are aceasta strada. IN concluzie parerea mea sincera
fara nici un fel de rautate , aceasta pista de biciclete pe care doriti D-le primar si d-le Aszalos , care
din rautatea mare ,care te caracterizeaza, nu credem ,nici macar unul din proprietarii de garaje , fie
ei unguri sau romani , ca este benefica cetatenilor orasului Reghin. 11. Noi credem ca acesti bani pe
care doriti sa-i cheltuiti cu ORICE PRET atunci va sfatuim sa terminati canalizarea de la Apalina pe care
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ati inceput-o de mai mult de 6 ani conform ordonantei nr.7, sa terminate blocul de pe str. Salcamilor
pentru cetatenii evacuati din casele nationalizate inceput de 4 ani , extinderea canalizarii in municipiul
Reghin inceputa de 3 ani. 12. orice proiect care afecteaza tot municipiul ar trebui supus dezbaterii
publice si trebuie ceruta si parerea cetatenilor, care v-au votat si v-au pus in fata noastra. 13. pentru
obtinerea unor fonduri nerambursabile ,pentru lucrari publice este necesar un Studiu de fezabilitate
cu Deviz general aprobat. Cum a fost obtinut fondul ,cand nici pana in present nu este aprobat S.F.-ul.
14. pentru un asemenea proiect este necesar Avizul de mediu despre care v-am intrebat si mai sus.
Cand credeti ca ati rezolvat toate acestea aratate mai sus si ca aveti credinta in D-zeu ca tot acest
proiect nu-l faceti NUMAI din rautate va rugam de mii de ori intai sa mergeti la biserica si sa-l intrebati
pe bunul D-zeu daca faceti bine sau rau.- O alta problema care ma doare foarte mult este faptul ca
de cand am venit in Reghin in anul 1975 si pana in prezent ,toate terenurile de tenis de camp s-au
distrus ,lasand populatia reghineana (producator de rachete), sa se uite la ele ,ca la niste ghivece de
flori. In aceasta perioada am pregatit o multime de copii in vederea practicarii acestui sport, copii
care au obtinut pe plan national o multime de premii , iar datorita acestor DEMOLATORI /nu au unde
sa se joace. De aceia vin la d-voastra CU RUGAMINTEA de a nu mai lasa curtile scolilor sa stea goale
dupa masa si puteti construi si amenaja, (la sc. Gen.6) ,linistit cel putin 2 terenuri, in curtea Lic.
Nr.2, si in curtea Lic. . Va rog sa ma scuzati ca nu le-am numit asa cum le zice azi ,pentru a fi mai
usor de inteles pentru consilierii d-voastra. In numele meu si al majoritati cetatenilor din cartierul
Iernuteni ,cetateni care v-au votat si urmeaza sa va mai voteze, daca glasul este si auzit si la care
va aplecati urechea, va multumim pentru lucrurile deosebit de frumoase facute in aceasta perioada
pentru cetatenii municipiului Reghin. V-am sesizat aceste doleante cel care a adus 5 titluri de campion
European, 4 locuri 3 in Europa, 4 locuri 4 in Europa, 2 locuri 60 din 120 de tari participante , peste 100
de campioni nationali. Campioni judeteni cu care unii se mandresc foarte tare ,si pe care d-voastra cu
foarte mare dragoste ii premiati ,fapt deosebit de bun , dar- nu uitati si de ceilalti–,pe care nu-i mai
amintesc aici. O persoana care n-a fost niciodata premiata de d-voasta , nici /Cetatean de onoare
al orasului /, cum au fost numiti altii , fara nici o rezonanta. Va rugam, in numele proprietarilor din
cartierul Iernuteni sa nu ne daramati garajele! Cu stima si respect , profesor Vorel Suciu.

yo (2012-06-30 12:48:20)
pentru asa zisii proprietari de garaje,care locuiesc in bolcuri comuniste,darajele fiind constructii mizere
pentru rozatori !@!!!!,luati-va tata casa particulara si faceti-va garaje ! jos garajele imfecte de calea
proiectului ! sper ca primarita sa aibe sange in instalatie ! hai psd ! hai nostalgicii comunismului ! la
lucru dragi rromani !

Cismas Dorin (2012-07-08 06:41:45)
@ Yo: rroman esti tu cu mama si tatal tau.

1.2.43 Comemorarea greviștilor de la Atelierele Griviţa (2012-02-20 10:01)

CNSLR Frăţia a comemorat săptămâna trecută reprimarea grevei muncitorilor de la
Atelierele Griviţa din 1933, arătând că declanşarea acelui conflict a avut aceleaşi cauze ca şi
situaţia actuală din România.

Călin Orlando Cociş, liderul CNSLR Frăţia Mureş, a arătat că guvernanţii actuali cunosc foarte
bine istoria şi trag foarte multe învăţăminte şi că „aplică unele metode care au fost aplicate
în 1933, sperăm ca de data aceasta să lipsească armele”. Liderul sindical a subliniat că există
asemănări cu acea perioadă, în sensul că România avea un grad de îndatorare foarte mare
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şi trebuia să plătească datoriile către băncile străine, cu dobânzi foarte mari şi că „pentru
a putea fi plătite aceste datorii trebuia sacrificat poporul”. „S-au făcut şi la acea vreme
diminuări de drepturi salariale, tăieri de 10 % din salariu, anularea unor sporuri - sporuri de
chirie, sporuri de acord… deci ceea ce se întâmplă şi acum. Noi împrumutăm de la FMI, BM,
BERD, luăm bani de la toată lumea, bănci private, populaţia este îndatorată, avem 4.750 de
euro per capita datorie, dar la veniturile pe care le ştiţi şi dumneavoastră. Deci istoria se
repetă, se demonstrează faptul că există o ciclicitate în tot ce se întâmplă şi că întotdeauna
cei care sunt sacrificaţi sunt cetăţenii simpli, oamenii care îşi câştigă existenţa prin muncă -
şi niciodată aceste curbe de sacrificiu nu sunt suportate de clasa politică şi nici de camarila
acesteia”, a accentuat sindicalistul.

Acesta a avertizat că dacă această curbă de sacrificiu va fi largă şi va dura foarte mult,
populaţia nu va mai putea suporta. Pe parcursul comemorării, care a durat în jur de 30
de minute, participanţii au păstrat un moment de reculegere. „Am ţinut să marcăm acest
moment pentru că este firesc să evocăm aceste evenimente, să nu le lăsăm să treacă pe
lângă noi. Chiar dacă în acest an nu este un jubileu de atunci, sunt multe asemănări între ce
s-a întâmplat în 1933 şi ce se întâmplă acum”, a declarat Cociș.

Cristina Vancea

1.2.44 Lumea e 3D (2012-02-20 10:06)

[1] Filmele 3D au ceva ciudat. Uneori ţi se pare că realitatea filmului ar fi realitatea ta, că o
invadează. Asta se întâmplă de exemplu când un obiect zboară spre tine şi ţi se pare că te va
lovi în cap. Dar, în acelaşi timp, mintea ştie că e doar un film şi că acel obiect care vine spre
tine nu există în sala de cinema, ci doar pe ecran.

Cam aşa e şi cu lumea asta reală, care ne conduce viaţa. Lumea e 3D! Ce vezi e ceea ce
ţi se arată, nu ceea ce există! Voi da exemple foarte concrete, banale poate, pentru că ele
ilustrează în modul cel mai uşor de înţeles această lume 3D. Mă refer mai întâi la programul
şcolar „laptele şi cornul”, program care mi se pare o risipă de bani şi o bună afacere pentru cei
care doresc să fure din banii publici. În primul rând, există în România mii şi mii de copii care
nu au, financiar vorbind, nicio nevoie de acest lapte şi corn. Dar şi ei primesc: ca să aibă cu
ce să joace fotbal pe holurile şcolilor. Apoi, laptele merge la sute de sate din ţară. Mă întreb:
de ce trebuie să primească copiii din satele româneşti lapte spălăcit, importat din Ungaria,
când ei, acolo acasă în sat au la dispoziţie lapte adevărat de vacă pe care ţăranul e nevoit
să-l vândă la negru, cu 2,5 lei litrul, la jumătate din preţul la care e vândut laptele spălăcit
în magazine, la orăşenii care doresc să consume alimente bio? În loc să încurajăm sătenii să
producă lapte adevărat de vacă pentru ca odraslele lor să aibă ce bea, noi încurajăm copiii să
bea lapte spălăcit din Ungaria! Unde e logica aici? Nu contează. Noi trebuie să credem ce
vedem pe ecran: guvernanţii se ocupă de binele şi sănătatea copiilor, pe care, uite, îi hrăneşte
cu lapte (sănătos) şi cornuri!
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Un alt episod al lumii 3D este birocraţia, pusă adeseori pe seama binelui populaţiei. De
exemplu, e bine să ţi se ceară 1.000 de avize şi de acte pentru construirea unei case de 60 de
metri pătraţi ca să nu cumva să construieşti în ea o centrală nucleară care să pună în pericol
securitatea oraşului. Şi, desigur, e normal să trebuiască să obţii autorizaţie de construcţie
dacă doreşti să-ţi schimbi culoarea vopselei la gard! Desigur, fără ochelarii 3D ne dăm seama
că aceste avize au singurul rol de a umple buzunarele unor instituţii. Ar mai fi multe astfel de
exemple, dar spaţiul limitat mă obligă să mă opresc aici.

Ministrul Borbely a propus de curând să se renunţe la avizele de mediu necesare pentru anu-
mite lucrări care nu au niciun impact asupra mediului. Doar pentru că s-a lovit el de problemă!

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Titi.jpg

1.2.45 CJ şi Primăria, între încredere și licitație (2012-02-20 10:20)

Cei mai mulţi bani, la nivel judeţean, pentru serviciile de deszăpezire sunt cheltuiţi de

Consiliul Judeţean şi Primăria Tîrgu-Mureş. Dacă autoritatea judeţeană preferă să liciteze

anual, cel mult bianual, serviciile de deszăpezire, Consiliul Local Tîrgu-Mureş i-a dat mână

liberă conducerii Primăriei să semneze pe opt ani cu Salubriserv. Cine şi cum îşi respectă

obligaţiile din contract, este, din nou, apanajul beneficiarilor indirecţi, locuitorii judeţului şi ai

municipiului reşedinţă de judeţ.

Licitațiile de la județ

Licitaţia pentru atribuirea contractelor de deszăpezire pe Drumurile Judeţene a fost organizată
la sfârşitul lunii octombrie, iar contractele s-au încheiat după expirarea perioadei de depunere
a contestaţiilor. În judeţul Mureş, licitaţia a acoperit toate cele şapte sectoare de drumuri, iar
lucrările au fost adjudecate de patru firme mureşene (Citadin Prest, Salubriserv, Drumuri şi
Poduri Mureş şi Multiprod).

Începând din 15 noiembrie şi-a intrat în atribuţii şi Dispeceratul cu serviciu permanent pentru
iarna 2011-2012, care va coordona acţiunile de deszăpezire la nivelul judeţului. În prima fază,
Consiliul Judeţean Mureş a alocat suma de 1,7 milioane de lei pentru deszăpezirea Drumurilor
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Judeţene, care va putea fi suplimentată până la 3,4 milioane de lei dacă va fi nevoie de o
cantitate mai mare de material antiderapant. Cu toate acestea, licitaţiile pentru atribuirea
contractelor de deszăpezire nu au rămas necriticate.

Ziarul „Caţavencii” relatează că, „până nu demult, în judeţul Mureş baroneţii locali se luptau

pe activitatea de deszăpezire. Dar, în ultima vreme baroneţii au ajuns la concluzia că, decât

să se certe pe el, e mai bine pentru toată lumea să împartă caşcavalul. Ca dovadă, în data de

16 octombrie 2011, Consiliul Judeţean Mureş a semnat nu mai puţin de şase contracte pentru

activitatea de deszăpezire, în valoare totală de peste 3 milioane lei, fără TVA. Cum contractul

a fost unul cadru, pentru fiecare din cele şase loturi s-a organizat licitaţie separată. Pentru

fiecare contract în parte a existat câte un singur ofertant, care a şi fost declarat câştigător.

Câştigătorii lucrărilor pe bani publici sunt Salubriserv SA, Drumuri şi Poduri Mureş SA, Multi

Prod Impex SRL, precum şi Citadin Prest SA”.

95 de utilaje pe 700 km de drumuri

Cele patru firme mai sus-menţionate, potrivit lui Márton Katalin, directorul Direcţiei Tehnice
din cadrul Consiliului Judeţean Mureş, „şi-au îndeplinit sarcinile de deszăpezire; o problemă
a fost în comuna Vătava, unde drumul a fost blocat o perioadă scurtă din cauza viscolului,
adunându-se zăpadă multă, dar în cele din urmă, carosabilul a fost eliberat”. Câte utilaje
sunt necesare pentru deszăpezirea drumurilor judeţene? Răspunsul l-am aflat tot de la şefa
Direcţiei Tehnice: „La noi numărul de utilaje este împărţit în funcţie de viabilitate. În funcţie
de cât de circulat e drumul se face o clasificare de viabilitate: categoriile 1,2, 3, 4.

Astfel, în funcţie de lungimea drumului şi de viabilitate se solicită un anumit număr de utilaje.

De exemplu, pe lună, pe zona Sâncrai avem 14 utilaje solicitate, pentru Reghin sunt necesare

15 utilaje, pentru Sighişoara - 10 utilaje, Găneşti - 13, Şăulia - 16, Miercurea Nirajului - 13

utilaje, iar pentru Gorneşti -14 utilaje. În total: 95 de utilaje. Bineînţeles că firmele pot să

intervină dacă e necesar şi cu mai multe utilaje, dar acesta e minimul necesar”. Valoarea

contractului de deszăpezire pentru drumurile judeţene se ridică la 3 milioane de lei. „Am

făcut licitaţie deschisă şi s-a încheiat acord cadru, iar în funcţie de cantitatea de zăpadă şi

de câte ore intervin utilajele încheiem câte un contract subsecvent; până acum am încheiat

trei contracte subsecvente. În fiecare an am prevăzut aproximativ trei milioane de lei pentru
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deszăpezire, care până acum au ajuns, nu a fost nevoie de subvenţionare. Sperăm că şi anul

acest va ajunge. De exemplu, acum am contractat 582.622 de lei şi am plătit 576.367 lei”, a

explicat Márton Katalin, care a adăugat că anul acesta s-au folosit aproximativ 19.000 de tone

de nisip şi 1.630 de tone de sare.

Salubriserv, non-stop deszăpezire?!

În 2008, Primăria Tîrgu-Mureş semna cu firma Salubriserv un contract privind concesiunea
serviciilor de salubritate şi deszăpezire pe o durată de 8 ani de zile. Din partea Salubriserv,
contractul era semnat de către omul de afaceri Sorin Ţerbea, ca preşedinte al Consiliului de
Administraţie al companiei, şi de către directorul economic, Sorin Moldovan, în timp ce din
partea Primăriei au semnat primarul Dorin Florea, şeful serviciului Administrarea Domeniului
Public, la acea vreme Dan Gliga, şi directorul economic, Kiss Imola. Viza juridică a fost aplicată
de către Maria Grama, şeful de atunci al Serviciului Concesionări. Valoarea contractului – atât
serviciile de salubrizare, inclusiv exploatarea rampei de gunoi de la Cristeşti, cât şi cele de
deszăpezire – era de 11 milioane de lei pe an.

Pentru cine are răbdare să lectureze caietul de sarcini de la acea vreme, ar putea să îşi facă

o idee de ansamblu ce înseamnă prestarea fiecărui serviciu în detaliu de deszăpezire şi câte

utilaje sunt afectate efectiv acestor lucrări. Câte dintre acestea sunt prestate efectiv, ce

prevede expres contractul, vom afla probabil când se va încheia acesta în 2016. La acea

vreme, în caietul de sarcini privind concesionarea, inclusiv a serviciului de deszăpezire, se

menţiona că firma care urma să obţină concesiunea avea obligaţia să redea circulaţiei arterele

principale în patru ore de la încetarea ninsorii. Despre celelalte niciun cuvinţel. Este probabil

unul dintre motivele pentru care directorul executiv al Primăriei Tîrgu-Mureş a declarat pentru

mass-media că străduţele ar trebui să fie curăţate de către locatari, prin grija asociaţiilor de

proprietari.

Meteo istoric

Potrivit datelor furnizate de către meteorologii mureşeni, iarna din judeţul nostru,
în general, şi din municipiul reşedinţă de judeţ, în special, din acest an a fost
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departe de a fi excesiv de grea. Stratul de zăpadă care a căzut şi s-a depus a ajuns
la un maxim de 32 de cm în această iarnă. De 50 de ani încoace, la Tîrgu-Mureş,
maximul istoric în privinţa stratului de zăpadă s-a înregistrat în 1985. Atunci la
staţia meteo stratul ajungea la 50 de cm, considerabil mai mult decât acum. La fel
stă situaţia şi dacă vorbim despre temperaturile cele mai scăzute înregistrate până
acum. Minima din acest n-a coborât mai jos de -24 de grade Celsius. Minimul istoric
de la Tîrgu-Mureş s-a înregistrat în anii 1942 şi 1963 când termometrul indica -32,8
grade Celsius. Aşadar, fie că ne comparăm cu situaţia actuală din restul ţării, fie
că ne comparăm cu minimele istorice de la Tîrgu-Mureş, iarna din acest an nu s-a
manifestat în această zonă într-un mod ieşit din comun, ci mai degrabă normal.
(C.H.)

Ligia Voro, Vasile Dancea

1.2.46 În regie proprie sau cu firme, niciun drum înzăpezit (2012-02-20 10:29)

Despre orice tip de drum am vorbi, acţiunea deszăpezirea este contractată fie de firme

private, fie este asigurată de către autorităţile locale prin propriile servicii de întreţinere de

drumuri. În prima situaţie, un serviciu sau o persoană din primăria beneficiară a serviciului

de deszăpezire verifică modul în care contractul este respectat. În a doua situaţie, nu prea

verifică nimeni. În ambele cazuri însă edilii nu prea au reuşit să ne explice cât costă serviciul de

deszăpezire. În ambele cazuri însă dacă serviciul nu este asigurat la parametrii prevăzuţi, de

suferit au locuitorii, care însă nu prea au nicio pârghie de a sancţiona autorităţile responsabile.

Poate doar o dată la patru ani. Sau reclamând problemele către mass-media. Dacă sunt de

acord cu cele afirmate de către propriii aleşi, aşteptăm să ne scrie pe adresa redacţiei pe care

o găsesc pe pagina noastră web – www.punctul.ro, la secțiunea Contact.

Salubrizarea și deszăpezirea, într-o oală

În România, în general, şi în Mureş, în cazul de faţă, expresia „i-a luat iarna pe nepregătite”
are valoare de axiomă. După cum observăm noi, simplii cetăţeni. Nu este însă şi cazul
reprezentanţilor administraţiilor publice locale. Atunci când vine iarna, ceea ce e valabil şi
în cazul primarilor din judeţul nostru, nu există drumuri care să nu fie vizitate de utilajele de
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deszăpezire, nu există drumuri blocate etc. Iar ceea ce văd locuitorii la faţa locului - de la
nămeţi la drumuri necirculabile - este doar o iluzie optică.

În municipiul Sighişoara, deszăpezirea este realizată de către firma Schuster Ecosal SRL.

Directorul societăţii, Alexandru Pâncă, ne-a declarat că deszăpezirea a decurs în condiţii

relativ normale: „Nu sunt probleme deosebite, ne încurcă doar parcarea haotică a maşinilor.

Aceasta este o problemă şi în Tîrgu-Mureş şi peste tot. Împiedică utilajele să cureţe atât pe

trotuare, cât şi pe carosabil”. Anul acesta, Schuster Ecosal a folosit pentru deszăpezire 8

autospeciale, utilizând clorură de sodiu, clorură de magneziu şi nisip. „Nu avem contract

numai pe activitatea de deszăpezire deoarece avem contract şi pe salubrizare, astfel nu vă

pot spune câţi bani încasăm numai pentru deszăpezire. Deszăpezirea se face pe toate străzile

din Sighişoara, inclusiv Cetatea. Avem stabilite nişte nivele de urgenţe, de viabilitate şi în

funcţie de programul pe care îl face Primăria acţionăm cu prioritate acolo unde sunt probleme”,

ne-a declarat Alexandru Pâncă, directorul companiei sighişorene, referitor la contractul de

deszăpezire şi la străzile care intră sub incidenţa acestuia.

De la plombări la deszăpezire, la Reghin

La Reghin, municipalitatea preferă să execute serviciile de deszăpezire în regie proprie. „A

existat un contract cu o firmă, înainte de 2008, dar era foarte scump”, explică Maria Precup,

viceprimarul municipiului, de aceea administraţia locală preferă să lucreze cu oamenii de

la propriul serviciu de drumuri. „Lucrăm cu aceiaşi oameni care vara muncesc la plombări,

asfaltări. Pentru curăţarea trotuarelor apelăm la persoanele care primesc ajutor social”,

continuă viceprimarul. Pentru asigurarea serviciului de deszăpezire, municipalitatea utilizează

un greder, trei tractoare cu lame, trei maşini şi trei încărcătoare. Fiind un serviciu asigurat

chiar de către Primărie, nicio stradă nu este uitată, mai spun reprezentanţii autorităţilor locale.

Pe Câmpie, şi contract şi regie proprie
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Administraţia publică locală din Luduş a preferat să presteze în regie proprie inclusiv serviciile

de deszăpezire. „Noi facem deszăpezirea cu personalul şi utilajele noastre proprii de la

Administraţia Domeniului Public. Sincer mi-e greu să spun, pentru că avem acelaşi personal

de la intervenţie, care prestează o gamă mai largă de servicii. Deszăpezirea o facem cu

aceiaşi oameni pe care-i avem, pe utilaje de mai multe feluri: buldoexacavator, utilajul cu

lamă şi restul sculelor ce le avem acolo. Sunt aceiaşi şoferi, nu avem personal special angajat

pentru deszăpezire. Şi atunci că merge la o intervenţie în oraş sau că dă zăpada, mie ca şi

costuri mi-e acelaşi lucru. Diferă în schimb de la lună la lună, în funcţie de vreme, în ceea ce

priveşte materialele. Avem depozit în curte la ADP, de unde se face amestecul şi se iese pe

traseu”, explică, pentru săptămânalul Punctul, Florin Urcan, primarul oraşului Luduş.

Contract moștenit, la Tîrnăveni

La Târnăveni, primarul Adrian Matei a moştenit un contract de deszăpezire de la vechea

administraţie, încheiat în 2006 pentru o perioadă de 7 ani. „Ca mod de derulare, noi avem un

om desemnat din cadrul Primăriei care verifică absolut totul. Când vine iarna, ei având depozit

de materiale, el verifică stocurile. După care, săptămânal face inventarul pe baza unei situaţii

de lucrări. Şi atunci se vede dacă e aşa sau nu. La sfârşitul lunii se dă situaţia de lucrări

completă. Ei au obligaţia să iasă imediat ce începe să se depună zăpada sau să se formeze

polei. Aici nu pot să le reproşez nimic. N-am avut niciodată probleme din punctul acesta

de vedere, străzile sunt curate şi n-am nimic de obiectat. Pe luna ianuarie vom plăti pentru

deszăpezire aproximativ 300 de milioane de lei”, susţine Adrian Matei, primarul municipiului

Tîrnăveni.

Sărmașu- orașul gospodar
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[1] În oraşul Sărmaşu, executivul local a preferat să lucreze în regie proprie, având un

parc auto cu utilaje de deszăpezire. „Din păcate ultimele evoluţii ale vremii ne-au obligat să

cerem sprijin şi am închiriat un utilaj cu solniţă şi lamă, cu tracţiune pe şase roţi, pentru că

avem nişte drumuri în pantă, iar acolo cu utilajele noastre n-am reuşit. Anul trecut n-am avut

nevoie şi am lucrat doar în regie proprie”, spune Ioan Mocean, edilul-şef al oraşului Sărmaşu.

Acesta adaugă că nu au întâmpinat probleme până acum pentru nu au aşteptat ca drumurile

să se înzăpezească. „Am avut în două săptămâni, de când au venit ninsorile mai pronunţate,

trei acţiuni puternice, după fiecare val de ninsoare. Astăzi (n. red. vineri, 17 februarie) a fost

ultima, după ce ieri şi astă noapte am avut puţin vânt care pe anumite porţiuni din drumul

comunal Balda – Vişinelu şi pe Sărmaşu – Larga a format troiene. Dar am reuşit, iar acum toate

drumurile la Sărmaşu sunt circulabile”, a explicat Ioan Mocean. La Sărmaşu, autorităţile locale

şi-au făcut stocuri de material antiderapant încă din luna noiembrie, în valoare de 12.000 de

lei. În decembrie şi ianuarie nu au achitat nicio factură de deszăpezire pentru că nu a fost

nevoie; în februarie însă vor avea de plătit o sumă, dar aceasta va fi cunoscută doar după

centralizarea tuturor cheltuielilor la închiderea de lună în contabilitate.

Drumuri practicabile la Miercurea Nirajului

Viceprimarul Toth Sándor de la Miercurea Nirajului susţine că drumurile din Miercurea Nirajului

sunt practicabile, după ce s-a acţionat cu nisip (20 de tone), sare şi antiderapant. Nici acesta

nu ştia care este valoarea contractului cu firmele de deszăpezire fiindcă „contractul pe care

l-am făcut are o valoare estimativă, iar conform lucrărilor şi a orelor lucrate voi plăti la sfârşit

deoarece nu se poate preconiza cât o să ţină vremea asta”, a precizat Toth Sándor. Cine

realizează deszăpezirea din Miercurea Nirajului? Una dintre cele mai cunoscute firme din

Tîrgu-Mureş: „Cei de la MBO (Drumuri şi Poduri n.r.) se ocupă de deszăpezire deoarece ei

lucrează şi la Drumul Judeţean. Acolo pe unde în localitatea noastră trece Drumul Judeţean

acolo lucrează firma MBO de la Tîrgu-Mureş, iar în străzile lăturalnice şi în satele aparţinătoare

lucrează o firmă numită Hanna Construct, pe care am solicitat-o noi, care are un autogreder

şi un buldoexcavator care aparţine Primăriei Miercurea-Nirajului. Deci în continuu lucrează
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trei utilaje”, a declarat Toth Sándor. Acesta a adăugat ca au fost câteva probleme legate de

deszăpezire în satele Şardul Nirajului şi Moşuni „dar problemele nu au fost mari, utilajele nu au

rămas înzăpezite. Un pic este greu acolo în sate pentru că nu este circulaţie mare şi zăpada

de pe drumuri nu se topeşte. Dar, în acest moment, străzile sunt practicabile”, a conchis

viceprimarul Toth.

Sovata, la drum cu forţe proprii

În Sovata, viceprimarul Hegyi Mihály ne-a declarat că deszăpezirea este făcută de către
Primărie, prin utilaje proprii, iar ajutorul unor firme este nesemnificativ, acestea fiind solicitate
doar sporadic, de exemplu pentru transportul zăpezii. „Deszăpezirea în Sovata s-a desfăşurat
în condiţii normale. Am încercat să ne descurcăm din forţe proprii: avem 5-6 utilaje care
aparţin Primăriei Sovata; când a nins mai puternic am apelat şi la serviciile firmelor din
Sovata care au utilaje. Au fost şi cazuri în care am închiriat pe o zi sau două câteva utilaje.
Deszăpezirea o realizează Primăria, iar apoi zăpada a fost încărcată în camioane şi trans-
portată. Am curăţat toate străzile din oraş, pe o distanţă de aproximativ 60 de kilometri”, a
declarat Hegyi Mihály. Acesta a adăugat că iarna aceasta, din cauza zăpezii abundente, şi
cantităţile de material antiderapant folosite la deszăpezire au fost mai mari ca altădată. „În
această iarnă ne trebuie aproximativ 500 de mc de nisip şi 250 de tone de sare; în alţi ani am
consumat mai puţin, dar pentru ca drumurile să fie practicabile, în acest an consumul e mai
mare”, explică viceprimarul.

Cât costă ajutorul dat Primăriei de către firmele din Sovata? Nici în acest caz nu se ştie

cu exactitate, dat fiind faptul că acestea lucrează şi sunt plătite în funcţie de orele lucrate,

susţine viceprimarul Hegyi Mihály: „Noi închiriem utilajele pe oră. Tariful este în funcţie de

orele lucrate. Totuşi, ne-am descurcat din forţe proprii: am apelat la alte firme doar 3 - 4 zile

în acest an. Firmele pe care le-am contractat nu sunt cunoscute, sunt pur şi simplu nişte firme

de transport din Sovata, chiar şi persoane care au un PF şi au dreptul să transporte. Nu am

contractat firme mari de transport şi atunci şi costurile sunt mai mici”.

Costuri

În România, deszăpezirea unui kilometru de stradă costă 6.000 de euro, în timp ce în ţările
nordice nu trece de 1.500 de euro, potrivit capital.ro. în Islanda şi Finlanda, costurile se cifrează
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la 1.000 de euro. Jurnaliştii de la Gândul au avansat că statul cheltuieşte suma de 16.604 de
euro (la un curs mediu de 4,2 lei/euro) pe fiecare kilometru liniar deszăpezit, în fiecare iarnă.
Ceea ce nu reprezintă însă o afacere profitabilă în opinia unora dintre regii asfaltului, potrivit
mass-media naţionale. Florea Diaconu, patronul firmei de construcţii Delta ACM 93, susţine că
nu deszăpezirea nu este profitabilă în România pentru că CNADNR decontează, de fapt, doar
jumătate din valoarea contractelor, în funcţie de comenzile date de Compania de Drumuri, dar
şi faptul că tarifele din contracte sunt prea mici pentru a acoperi cheltuielile efective. Cam
aşa vede afacerea deszăpezirea şi un alt rege al asfaltului, Dorinel Umbrărescu, patronul UMB
Spedition.

Revenind la costuri, acestea ar putea fi reduse dacă firmele s-ar reutila pe sistemul implemen-
tat în ţările nordice sau în Canada şi ar gândi afacerea „deszăpezirea” în termeni de eficienţă
economică nu de profit cu orice preţ şi atât. În Canada, iar youtube.com şi ziare.com sunt
de un mare ajutor, deszăpezirea se desfăşoară cu un utilaj şi cu un autotren. Astfel, pentru
început, zăpada este adunată pe mijlocul carosabilului, şi nu pe margine, după care un utilaj
cu freză adună toată zăpada şi pe acelaşi principiu al combinei de grâne, zăpada ajunge în
bena unui camion. E adevărat că nici lungimea şoselelor lor nu se poate compara cu şoselele
noastre urbane asemănătoare cu nişte uliţe.

Mai mult chiar, în ţara noastră, în oraşe, ceea ce poate observa oricine cu ochiul liber, este o
adevărată aventură să ieşi dintr-o parcare, în special atunci când te afli pe o stradă îngustă.
Utilajele de deszăpezire, în lipsă de altă variantă, au mutat zăpada curăţată de pe carosabil
pe marginea drumului, acolo unde, în general, sunt amenajate parcări pentru riverani, în lipsa
unor asemenea spaţii supraterane sau subterane. A intra, dar mai ales a ieşi dintr-un loc de
parcare devine astfel o capcană rutieră urbană. Dacă reuşeşti să îţi scoţi maşina din parcare
fără nicio zgârietură, te poţi considera norocos.

La Tîrgu-Mureş, spre exemplu, sunt deja voci care susţin că modul cum arată parcările,
concesionate firmei Tracia Trade, respectiv deszăpezirea acestora de către Salubriserv ar
putea constitui un nou motiv de a rezilia contractul cu concesionarul parcărilor.
Ligia Voro, Cătălin Hegheş, Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/deszapezire-localitati-4.jpg

1.2.47 Deszăpezirea, o afacere națională ciclică (2012-02-20 10:38)

[1] Regii asfaltului de la nivel naţional s-au plâns în această iarnă de profitabilitatea scăzută

sau chiar de lipsa profitului rezultat din execuţia lucrărilor de deszăpezire. Cât e realitate şi

cât mit, cine deszăpezeşte şoselele din Mureş, indiferent de categoria de drum şi dacă e sau

nu o afacere să licitezi pentru contractele de deszăpezire citiți în continuare.
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Contractele…

…de deszăpezire s-au făcut pe cicluri de patru ani pentru Drumurile Naționale. Ultima licitație

de acest fel s-a desfășurat în 2008, când s-au încheiat contracte multianuale pe o gamă

foarte largă de lucrări. Aici intrau, de fapt, toate lucrările de întreținere a unui drum, de

la covoare asfaltice, la plombări, deszăpezire sau curățenie etc. Acel contract expiră la 31

decembrie anul acesta. Contractele au fost făcute după un caiet-cadru întocmit la București,

adaptat pe fiecare direcție regională, care cuprinde la rândul ei cinci-șase județe. Definitivarea

formei contractelor s-a făcut la nivel de direcție regională, în cazul nostru la nivel de Brașov.

Pentru rețeaua de drumuri naționale din județul Mureș, în lungime totală de 390 de kilometri,

câștigători au fost cei de la UMB Spedition, compania lui Dorinel Umbrărescu, unul dintre

așa-numiții regi ai asfaltului. Din păcate, se știa de la început că nu vor fi bani la buget decât

pentru finanțarea a până în maxim 10 % din contract.

Sub căciula prea mare a întreținerii…

…drumului s-a mascat de fapt licitația pentru deszăpezire. Întreținerea, deși era nevoie și de
ea, a rămas în coadă de pește. Așadar, caietul de sarcini a fost făcut foarte complex, pentru
un număr mare de lucrări, iar la final s-au finanțat doar cele de deszăpezire și câteva lucrări
mărunte de întreținere. Covoare asfaltice în județul Mureș nu s-au făcut deloc pe drumurile
naționale, iar plombări - prea puține. Reabilitările care s-au făcut au urmat alte scheme de
finanțare, așadar contractul la care făceam inițial referire s-a rezumat la deszăpezire. Um-
brărescu a dat în antrepriză contractul imediat după semnare firmei Salubriserv Tîrgu-Mureş,
controlată de cunoscutul om de afaceri Sorin Țerbea.

Despre cât ne costă deszăpezirea și cât de eficace se face ea, discuția e largă. Cu toate

acestea, trebuie remarcat că în Mureș probleme pe drumurile naționale n-au fost încă, iar

utilajele, în mare, și-au făcut datoria. La deconturi, discuția e amplă.
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Unitatea de măsură

Șeful Secției Drumuri Naționale Tîrgu-Mureş (SDN), Gheorghe Ispas, spune că deszăpezirea se
face pe baza unui program de lucru, în funcție de viabilitatea drumului. „Unitatea de măsură
pentru deszăpezire este pe ore de funcționare și ore de așteptare. Există un program de
lucru în funcție de viabilitatea drumului, de ce categorie e. Astfel, se face un program de
intervenție în funcție de importanța drumului și se dă și viteza de circulare, de 30 km/h. Ora
de intervenție diferă de asemenea pe tipul de utilaj. Oricum vă pot spune că ora de intervenție
este de 120-140 de lei/utilaj, iar ora de așteptare e între 20 și 40 de lei. Oricum, sunt mai mici
decât pe alte județe, asta v-o pot spune sigur”, explică directorul.

Cât despre costurile de până acum, Ispas spune că, în luna ianuarie, valoarea lucrărilor de

deszăpezire pentru județul Mureș, strict pe rețeaua de drumuri naționale, se ridică la 2,5

milioane de lei. „Aici intră costul operării utilajelor, dar și materialele folosite (sare, nisip și

clorură de calciu), partea manuală, care se face cu muncitori, plus plata dispecerilor. Când

spun utilaje mă refer și la utilajele de încărcare și cele de permanență (care ies efectiv la lucru)

și cele care se folosesc doar atunci când e nevoie. De exemplu cisterna cu clorură de calciu,

care poate o folosim doar câteva ore la o intervenție”, mai precizează Gheorghe Ispas, șeful

Secției Drumuri Naționale Tîrgu-Mureș.

Ce spune legea

Actul normativ care reglementează modul în care trebuie să acționeze utilajele de deszăpezire

este un ordin al ministrului Transporturilor din 2011. Sau, în limbajul de specialitate, Indicativul

AND 525-2011. Documentul prevede cu lux de amănunte cine, unde, când și cu ce trebuie să

intervină pe fiecare drum în parte. Drumurile au fost împărțite pe niveluri de viabilitate, după

cum urmează: nivelul 1 - Autostrăzile, drumurile publice cu patru benzi de circulaţie, drumurile

publice cu două benzi de circulaţie, care leagă capitala de municipiile reşedinţă de judeţ şi

cele care leagă municipiile de municipiile reședinţă de judeţ. Drumurile publice (naţionale,

judeţene sau comunale), care asigură legătura cu gările, porturile, aeroporturile şi punctele

de treceri de frontieră sau care condiţionează aprovizionarea centrelor economice importante

cu materii prime, alimente sau forţa de muncă; nivelul 2 - Restul drumurilor naţionale care fac
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parte din clasa tehnică III şi drumurile judeţene care asigură legătura cu centrele de comună;

nivelul 3 - restul drumurilor publice care trebuie menţinute în stare de viabilitate și nivelul 4 -

Sectoarele de drumuri publice cu trafic redus de vehicule.

Intervenția…

…se face, potrivit unor norme, pe fiecare nivel în parte. Normele sunt însă surprinzătoare.

De pildă, cei care fac deszăpezirea pe minim o bandă de mers au timp opt ore după încetarea

viscolului sau a ninsorii viscolite și 24 de ore pentru deszăpezirea pe toată partea carosabilă.

În ceea ce privește răspândirea materialelor antiderapante sau chimice, tot pe nivelul 1 de

viabilitate, legea spune că prevenția se face când prognoza indică formarea poleiului, a gheții,

a ninsorii sau există variații de temperaturi cu plus și minus între zi și noapte. Răspândirea

acelorași materiale pentru combatere, de această dată, se face în maxim trei ore. Pe nivelul 2

de viabilitate - deja termenul de 8 ore crește la 12, cel de 24 la 36 de ore, iar pentru materiale

antiderapante sau chimice de la 3 la 5 ore.

Afacerea pare să fie profitabilă…

…pentru Salubriserv, care are două mari contracte finanțate din bani publici, care îi asigură
aproape toată activitatea: deszăpezirea drumurilor naționale și salubritatea și deszăpezirea la
Tîrgu-Mureș. Indicatorii financiari conform bilanțului contabil pe anul 2010 arată că la o cifră
de afaceri de 32.317.033 lei noi, profitul rezultat a fost de 972.562 lei, adică peste 223.000
de euro. Mai mult decât profitabil, mai ales că e anul 2010, care a fost cel mai apăsător
din punctul de vedere al recesiunii economice. Pentru Salubriserv, criza a avut exact efectul
invers, întrucât profitul companiei aproape s-a dublat de la 504.733 de lei (peste 116.000
euro), cel aferent anului 2009. Pentru anul 2011, datele încă nu au fost prelucrate.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/cap.jpg
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1.2.48 Expozitie de Nuntă –Expo Grand Mariage (2012-02-20 10:49)

Un nou târg de nunți va fi organizat la sfârșit de săptămână la Tîrgu-Mureș. Organizatorii
ne-au transmis următorul comunicat:

Asociaţia Organizatorilor de Evenimente –ASOREV- din Transilvania, în parteneriat
cu Primăria Municipiului Tîrgu-Mureş şi Hotelul Grand organizează în perioada 24-26
februarie 2012 expoziţia de nuntă-Expo Grand Mariage- cu cele mai prestigioase
firme din judeţul Mureş din domeniul organizărilor de evenimente.

Saloane de rochii de mireasă şi costume bărbăteşti, florării, decoratori, fotografi,
cameramani şi cei mai buni DJ vă vor delecta cu cele mai noi tendinţe de nuntă.
Momente surpriză şi o tombolă (al carui premiu principal este oferit de Salonul Maria
- o rochie de mireasă în valoare de 2.000 RON), recitaluri live de muzică usoară în
fiecare zi a expoziţiei, dansatori şi artificii sunt doar cîteva din programele cu care
vă aşteptăm în perioada 24-26 februarie în încinta Hotelului Grand din Tîrgu-Mureş.

1.2.49 Ordinea de zi a ședinței CL de joi 23 februarie (2012-02-20 10:53)

Jo, 23 februarie 2012, orele 14,00, la sediul Primăriei Municipiului Tîrgu Mureş din Piaţa Victo-
riei, nr. 3, sala 45, are loc Ședința Consiliului Local. Pe ordinea de zi se regăsesc următoarele
puncte:

1. Proiect de hotărâre privind numirea unui mandatar judiciar, în cauzele şi căile de
atac, de pe rolul instanţelor judecătoreşti având ca obiect anularea Hotărârii Consiliului local
municipal Tîrgu Mureş nr. 430/22.12.2011.

2. Proiect de hotărâre privind acceptarea transmiterii imobilului din Tîrgu Mureş, Aleea
Carpaţi, nr. 57 din proprietatea privată a Statului şi administrarea Autorităţii Naţionale pentru
Sport şi Tineret prin Clubul Sportiv „Mureşul” în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş şi
administrarea Consiliului local Tîrgu Mureş.

3. Proiect de hotărâre privind aprobarea unor măsuri de diminuare a săvârşirii unor fapte ce
întrunesc o parte din elementele constitutive a infracţiunii de cerşetorie.

4. Proiect de hotărâre privind modificarea art. 1 din Hotărârea Consiliului local munici-
pal nr. 428/22.12.2011 referitoare la aprobarea Studiului de fezabilitate şi a indicatorilor
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tehnico-economici pentru proiectul „Reabilitare sit poluat istoric IAZ Batal deşeuri 30 ha –
Tîrgu Mureş”.

5. Proiect de hotărâre privind aprobarea Regulamentului de organizare şi funcţionare a
activităţii voluntarilor din cadrul Direcţiei Poliţia locală.

6. Proiect de hotărâre privind aprobarea Listei de utilaje independente şi lucrările de in-
vestiţii din domeniul public propus a se realiza în 2012 din sursele proprii ale S.C. Compania
Aquaserv S.A. Tîrgu Mureş.

7. Proiect de hotărâre privind modificarea suprafeţei concesionate d-lui Pop George, cu
terenul reprezentând proiecţia la sol a balcoanelor în suprafaţă de 15,77 mp.

8. Proiect de hotărâre privind aprobarea unor tarife şi preţuri percepute prin Serviciul
Public de Utilităţi Municipale.

9. Proiect de hotărâre privind aprobarea în principiu a externalizării prin licitaţie publică
a activităţilor de înmormântare şi întreţinere la cimitirele municipale.

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea asocierii Consiliului local municipal Tîrgu Mureş la
realizarea programului „Siguranţa Cetăţeanului – 2012”.

11. Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al Mu-
nicipiului Tîrgu Mureş şi vânzarea cotei părţi de teren de 12/416 aferent spaţiului comercial
situat în Tîrgu Mureş, B-dul Pandurilor, nr. 52.

12. Proiect de hotărâre privind modificarea şi completarea Hotărârii Consiliului local municipal
nr. 121/26.03.2009 referitoare la aprobarea organizării licitaţiei în vederea concesionării lu-
crărilor publice pentru obiectivul investițional “Parcare supraterană în str. Horea din Municipiul
Tîrgu Mureş“.

13. Proiect de hotărâre privind aprobarea Studiului de oportunitate şi a Caietului de
sarcini pentru licitarea terenurilor aparţinând domeniului public al Municipiului Tîrgu Mureş în
vederea amplasării unor construcţii provizorii pentru comercializarea de carte şi presă.

14. Proiect de hotărâre privind modificarea punctului 19 al Capitolului I din Ghidul de fi-
nanţare pentru proiecte şi programe culturale, aprobat prin Hotărârea Consiliului local nr.
105/2009, modificată prin Hotărârea Consiliului local nr. 15/2011, referitoare la metodologia
acordării finanţărilor nerambursabile din fondurile bugetului local al Municipiului Tîrgu Mureş
pentru programe/proiecte culturale.

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de prioritate în vederea atribuirii de
locuinţe pentru tineri (ANL), destinate închirierii pe anul 2012.

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea demarării procedurilor în vederea selectării
unei societăţi de evaluare a unor bunuri mobile din domeniul privat al Municipiului Tg. Mureş.

17. Proiect de hotărâre privind acceptarea unei donaţii şi trecerea unui teren în propri-
etatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Fazakas Elisaveta, Fazakas Elisabeta, Fazakas
Istvan, Takacs Irina, Takacs Bela şi Takacs Tunde.
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18. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic
Zonal - reconformare zonă pentru stabilirea reglementărilor urbanistice necesare construirii
unei pensiuni- restaurant şi a unei spălătorii auto, B-dul 1 Decembrie 1918, nr. 287C” cu
regulamentul local de urbanism aferent beneficiar: S.C. „Ani-Co Trade” S.R.L.

19. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic
Zonal - reconversie funcţională zonă pentru construire hală de producţie,
str. Livezeni, f.nr.” şi a regulamentului local de urbanism aferent beneficiar S.C. „Cromatic
Tipo” S.R.L.

20. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic
Zonal - lotizare teren şi stabilire zonă funcţională pentru dezvoltare ansamblu rezidenţial nou,
str. Eden, f.nr.” şi a regulamentului local de urbanism aferent beneficiari Oltean Daniela
Susana, Palcu Marius, Naste Emilia- Maria.

21. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic
Zonal – introducere teren în intravilan şi stabilire zonă funcţională pentru construire locuinţă
unifamilială, str. Remetea, fn” şi a regulamentului local de urbanism aferent, beneficiari:
Chebuţ Gelu Mircea şi Chebuţ Mihaela Alina.

22. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic
de Detaliu – studiu de amplasament pentru extindere şi etajare construcţie pentru birouri
şi spaţii cu altă destinaţie, realizarea de accese auto şi pietonale, conformare arhitectural
volumetrică, mod de ocupare a terenului, str. Rampei, nr. 2”, beneficiari Ugran Ioan şi Ugran
Maria.

1.2.50 Proteste la Tirgu-Mures (2012-02-20 15:12)

1.2.51 Zbor deasupra Tîrgu-Mureșului (2012-02-20 17:15)
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1.2.52 Sava Negrean Brudașcu, la Centrul Cultural „Mihai Eminescu”
(2012-02-21 07:46)

Joi, 23 februarie de la ora 18:00, la Centrul Cultural „Mihai Eminescu”, va avea loc spectacolul
folcloric „Cânt la poarta dorului…”. Printre soliștii care vor urca pe scenă se numără Andreea
Pop, Şerban Sebastian, Alexandra Răuţă şi Laura Oltean. Vor participa de asemenea și
ansamblurile „Mioriţa”, „Românaşii”, „Junii Cetăţii” şi ansamblul folcloric din Ţopa. Punctul
culminant al serii va fi recitalul Savei Negrean Brudașcu. Intrarea va fi liberă, în limita locurilor
disponibile.

1.2.53 80 milioane euro profit, restul poluare (2012-02-21 08:18)

Potrivit unui raport făcut săptămâna trecută către Comisia Națională de Valori Mobiliare,
combinatul Azomureș a înregistrat la finalul lui 2011 un profit net de 346, 13 milioane de
lei, adică peste 80 de milioane de euro, la o valoare a veniturilor de peste 435 de milioane
de euro. Profitul este dublu față de cel de anul trecut. S-a încheiat astfel unul din cei mai
profitabili ani din istoria Azo. Imediat după anunțul acestui profit uriaș și acțiunile Azo la Bursa
de Valori București au crescut atingând un nou maxim istoric.

Pe de altă parte, Azomureș a continuat și în 2011 politica sa de respect relativ redus față de
mediu. Garda de Mediu a fost nevoită să aplice de mai multe ori în cursul anului trecut amenzi
pentru poluarea aerului cu amoniac. Una din cele mai mari amenzi a fost aplicată la finalul
lunii august, când combinatul a primit o amendă de 50.000 de lei pentru depășirea repetată
a emisiilor de amoniac. Mai mult, combinatul a fost penalizat și de Administrația Bazinală de
Apă Mureș, din cauza concentrațiilor mari de azot care au fost înregistrate în apele deversate
în râul Mureș.

Toate acestea ar trebui să fie, cel puțin teoretic, un important punct de plecare în procesul
acordării unei noi autorizații de mediu, act care cuprinde inclusiv planul de investiții necesar
pentru ca Azomureș să poată respecta legislația în domeniul mediului. Forma noii autorizații
de mediu urmează să fie aprobată în luna martie a acestui an.

Cristian Teodorescu (2012-02-21 12:02:18)
Da ... fac profituri de zeci de milioane de euro si sunt prezenti in comunitate doar cu poluarea. Niciun
proiect comunitar de anvergura, nicio campanie de "vitaminizare" vorba aia. Is satul de combinat ca
de mere acre ...
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Dana Calugar (2012-02-22 12:52:05)
pfui! la un asemenea profit, o amenda de 50000lei inseamna 0.0144 %. O amenda de parcare la un
salar de 1200lei inseamna 0.92 %. Sa nu comparam si gravitatea faptelor.... Poate e mai usor sa faci
boacane mai mari ;)

1.2.54 Valentin Pescari, în topul salariilor de polițiști din țară
(2012-02-21 09:01)

Șeful IPJ Mureș Valentin Pescari este al patrulea cel mai bine plătit șef de inspectorat de
poliție din țară. Salariul său lunar este de 7.114 lei, fiind depășit doar de salariile șefilor
de inspectorate de poliție din județele Bacău, Iași și Vâlcea. Cel mai mare salariu de șef de
IPJ din țară îl are Ion Stoica, șeful IPJ Vâlcea, care câștigă peste 9.000 de lei pe lună. Datele
provin din una din cele mai recente [1]analize făcute de portalul [2]Econtext.

Valentin Pescari a absolvit Școala de Ofițeri de Poliție București în 1985, Academia de Poliţie
„Alexandru Ioan Cuza”, Facultatea de Poliţie în 1994. Înainte să ajungă la conducerea IPJ Mureș
în 2010, Pescari a fost șeful Direcției Generale de Informații și Protecție Internă.

1. http://www.econtext.ro/dosar--2/analiza/politia-romana-in-actiune-ce-salarii-au-cei-mai-tari-politisti-di
n-romania-top-national.html
2. http://www.econtext.ro/

Enrico Maddaleni (2012-07-10 16:08:04)
zile. Dl Pescari CAPTAIN VALENTIN ENRICO Maddaleni Subsemnatul, un cetăţean italian cu reşedinţa
în Terni / Italia, plângerea slabă pentru referinţe de pensii de invaliditate "FALSE doamna Maddaleni
EMILIA, ex-soţia (care acum trebuie să se schimbe numele şi să ia Radu.), Cu reşedinţa în România,
Str. Parangului 68/6 Tg. Mureş, m-am căsătorit în 1998, DECLAR D-na Emilia Maddaleni, fosta mea
sotie, recomandat de către o persoană în România, pentru a face o cerere de pensie de invaliditate,
prin intermediul unui prieten, care a cunoscut un medic, care, după plata a 200 de euro, ar fi emis un
certificat fals şi a depus documentaţia, el a fost acceptat, ea nu avea că boala şi nici nu este certificată
încă. După ce doamna a cerut sora SZECSI MARIA (întotdeauna rezident în România, str., Parangului
68/6), cu o putere de avocat pentru a retrage de pensionare fals. Ne-am despărţit în 2010, şi, de
asemenea, să declare că doamna menţionat anterior a fost, de asemenea, rezident la Terni pe elev
8. Acum, doamna este de la Roma, la casa de prieteni (adresa de necunoscut), şi fără adăpost. Sper
într-un timp util despre placa de control falsă că doamna se retrage în România, prin sora lui şi un
aspect prin e-mail vs răspuns. Mulţumesc în avans. Cel mai bun în ceea ce priveşte. Henry Maddaleni
Terni, 09.07.2012 Să mă contactaţi: e-mail: enricomaddaleni@yahoo.it

1.2.55 S-au terminat banii pentru medicamentele diabeticilor
(2012-02-22 08:07)

[1] S-au epuizat fondurile Casei de Asigurări de Sănătate Mureș destinate eliberării medica-
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mentelor necesare bolnavilor de diabet. CAS Mureș a emis ieri un comunicat în care explică
sec, următoarele:

CAS Mureş vă aduce la cunoştinţă epuizarea creditelor de angajament destinate
eliberarii medicamentelor si materialelor sanitare pentru PNS 5 Programul national
de diabet. În acest sens, vă informăm că CAS Mureş face toate demersurile necesare
pentru suplimentarea fondurilor alocate cu această destinaţie pentru anul 2012.

Președinta Colegiului Farmaciștilor Mureș spune însă că vestea n-a surprins-o întrucât banii
s-au terminat în urmă cu o săptămână și la un al program național. Totuși, mai spune Iustina
Vas (foto), încă există farmacii care eliberează medicamente pe aceste programe:

La fel s-a întâmplat și cu Programul național post-transplant, încă din 13 febru-
arie. Noi am eliberat în luna decembrie prin Programul național de oncologie
medicamente în valoare de peste 540.000 lei și n-au fost preluate. Acestea rămân
practic pe pierderea farmaciilor. Farmaciile nu sunt obligate să transmită Colegiului
Farmaciștilor care sunt cele care eliberează medicamente pe un anumit program,
dar din vizualizarea programului Smartfarm, care e un program de transmitere
a consumului de medicamente în fiecare zi, rezultă că există farmacii care încă
eliberează, chiar dacă au fost înștiințate că nu există bani. O fac pe răspunderea lor.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/iustina-vas.jpg

1.2.56 Scandal și presiune în prag de alegeri la UMF (2012-02-22 10:07)

Klara Brânzaniuc, Tiberiu Bățagă și Leonard Azamfirei ar urma să intre azi în primul tur de
alegeri pentru funcția de rector al Universității de Medicină și Farmacie din Tîrgu-Mureș. Cel
puțin asta spune site-ul oficial al instituției, făcând referire la calendarul alegerilor:
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Alegerile pentru funcția de Rector se desfășoară conform calendarului electoral
stabilit, după cum urmează: 22.02.2012 primul tur de scrutin, 24.02.2012 al doilea
tur de scrutin

Presiunea este mare pentru că însuși Ministrul Educației a solicitat în cursul zilei de ieri
amânarea alegerilor. Un telefon a fost dat ieri la UMF de Cătălin Baba, care a cerut amânarea
alegerilor pentru săptămâna viitoare.

După ședința de aseară a Senatului UMF, Florin Buicu membru al Senatului UMF preciza:

Senatul UMF în ședința din 21 februarie 2012 a decis: Alegerile pentru stabilirea
Rectorului Universității de Medicină și Farmacie din Tg-Mureș se desfasoară conform
calendarului stabilit: turul 1- 22 februarie 2012, intre orele 08,00 si 20,00; turul 2 -
24 februarie 2012, între orele 08,00 si 20,00.

Așadar, alegerile se țin astăzi, iar primul tur se va încheia la ora 20:00.

La toată această presiune se mai adaugă și un schimb de scrisori deschise, dintre care una e
semnată chiar de unul din candidați, Leonard Azamfirei. Acesta le-a trimis colegilor din UMF
următorul text:

Stimati colegi,
Ma aflu la finele unui parcurs inedit, dupa parcurgerea unui traseu electoral in
postura de candidat la inalta functie de rector. Am dorit ca mesajul meu in aceasta
campanie sa fie unul pozitiv, convingator vis-à-vis de potentialul si de capacitatea
noastra de a dezvolta si promova Universitatea careia ii apartinem. A fost o experi-
enta de comunicare cu totul deosebita, in care mi-am propus sa fiu consecvent in
respectarea catorva principii in care cred cu convingere.

In primul rand, in comunicarea avuta cu d-voastra, am facut referire in mod
exclusiv la obiectivele concrete referitoare la dezvoltarea Universitatii. Denigrarea
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colegilor mei nu a facut obiectul discutiilor noastre. O stiti toti aceia, multi, care
mi-ati fost parteneri de discutie si care va regasiti printre destinatarii acestui mesaj.

In al doilea rand, nu am facut promisiuni unor grupuri sau individuale; nu am
incercat sa cumpar voturi, nu am transmis mesaje de rasplatire sau de amenintare.
Cunosc limitele functiei la care aspir si imi doresc sa intru in acest mandat liber, fara
polite de platit si fara promisiuni de onorat. De-a lungul timpului, am incercat sa fiu
corect si echidistant cu toti cei din jur si sa ii sprijin daca mi-a stat in putinta.

Sunt un om care crede in Dumnezeu! De altfel, ati putut vedea acest lucru si
din imaginile puse la dispozitie cu generozitate de mail-urile pe care le-ati primit
pana cum. Am incercat sa promovez Universitatea in toate mediile in care am
influenta. Convingerile mele religioase reprezinta insa o chestiune strict personala,
care, fara a dori s-o ascund, apartine in mod firesc vietii mele private. Lipsa de
toleranta si de colegialitate vorbesc despre un trecut cu care inca unii ne mai luptam
iar folosirea vietii private a cuiva drept argument electoral, denota doar lipsa altor
resurse!

Am crezut pana acum ca vremea arsului pe rug a cuiva care gandeste altfel,
fara a-l deranja pe semenul sau, a trecut! Va fac si o marturisire personala: bunicul
meu a fost impuscat de armata sovietica pentru convingerile sale religioase iar
tatal meu a facut 5 ani de inchisoare „politica" pentru aceleasi motive. Va spun
acestea ca sa stiti ca in familia mea oamenii cred cu adevarat in ceea ce isi asuma!
Crestinismul este, in primul rand un mod de viata si de raportare la cel de langa tine
si abia, in al doilea rand, o conceptie teologica.

Va multumesc celor care ati crezut in mine prin votul acordat pentru Senat si
pentru Consiliul profesoral, care ma onoreaza.

In zilele care urmeaza, nu cer votul acelora care - daca se stiu sau exista - m-
au auzit denigrandu-mi colegii, celor carora le-am facut promisiuni concrete ca “troc
electoral” sau celor care m-ar putea acuza de prozelitism.

Va asigur ca, indiferent de deznodamantul acestor zile, eu voi ramane acelasi!

Cu pretuire,

Leonard Azamfirei

P.S. Intrucat nu am folosit baza de date email de la decanat, daca vi se pare
potrivit, va rog sa transmiteti acest mesaj si colegilor d-voastra. Va multumesc!

Profesorul Marius Mărușteri i-a răspuns prompt și mult mai acid, cu o altă scrisoare deschisă
care a circulat prin rândurile cadrelor didactice de la UMF:
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Stimate Dle Decan,

Deoarece şi eu am primit mailul Domniei voastre în care acuzaţi fără dovezi concrete
oameni care vă sunt contracandidaţi, aş dori să vă expun şi să acceptaţi câteva
argumente, zic eu credibile:

1. Nimeni nu v-a acuzat de nimic, acel cineva (şi vă asigur că nu am habar cine este,
deşi probabil în ochii Dvoastră eu, ca
“informaticianul şef” par a fi “vinovat”) a considerat necesar să preia de pe siturile
comunităţii adventiste o înregistrare
publică, în care Dvoastră discutaţi deschis probleme legate de UMF Târgu Mureş
împreună cu comunitatea adventistă (alegeri, poziţia de prodecan/decan şi câtă
putere vă conferă această poziţie, ce planuri aveţi cu facultatea/masteratele în
acord cu “viaţa bisericească” etc etc) Situl adventist ce conţine înregistrarea este
unul public, ca atare
nu văd unde este atacul la viaţa privată http://intercer.net/intercer
_player.php?id=14318 &type=intern

2. De la această postare, până la (auto)victimizarea Dvoastră (ardere pe rug???) este
cale lungă; Consideraţi normal să discutaţi problemele instituţiei, cu exces de detalii
şi chiar planurile ei de viitor într-o organizaţie religioasă complet străină acesteia???
Dacă da, atunci de ce credeţi că prezentarea publică a opiniilor Dvoastră legate de
împletirea activităţii Dvoastră ca manager în UMF cu activitatea bisericească v-ar
transforma într-o victimă? Susţineţi în scrisoare că demersurile Dvoastră au fost fă-
cute “fără a deranja pe semenul său”. Nu mai degrabă instituţia se poate considera,
în întregul ei, o victimă a planurilor Dvoastră nu tocmai dezinteresate, de a implica
într-o formă sau alta biserica adventistă în viaţa universitară ??? (a se vedea în
înregistrare discutarea unor masterate aflate la acel moment în curs de elaborare a
documentaţiei de acreditare, nu cu membrii corpului academic, ci cu membrii bis-
ericii adventiste, legarea învăţământului adventist privat de facultatea “de stat” etc)

3. Aveţi dreptul garantat prin lege să fiţi membru al oricărui cult religios recunoscut
de statul român şi, aşa cum recunoaşteţi chiar Dvoastră în acea înregistrare, nimeni
din instituţie nu v-a reproşat nimic legat de această calitate; mai mult, aşa cum
recunoaşteţi şi Domnia Voastră, aţi fost ales prodecan de către Senat cu unanimitate
de voturi, deşi majoritatea votanţilor ştiau că sunteţi adventist;

4. Când însă prin aceste drepturi şi libertăţi înţelegeţi să abuzaţi de poziţia manage-
rială a Domniei Voastre şi să aduceţi
avantaje comunităţii Dvoastră religioase (a se vedea recunoaşterea influenţării
acelui profesor pentru a comuta cursul de vineri seara, deşi, din câte ştiu, ziua de
vineri nu este zi sabatică garantată de statul român), eventual fără ştirea şi/sau în
dauna instituţiei ce v-a acordat încrederea de a fi într-o poziţie managerială, NU
Dvoastră sunteţi victima, ci instituţia
respectivă şi toţi membrii ei!
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5. Mai mult, în acea înregistrare publică vă jigniţi nu numai instituţia ci şi ţara: la
minutul 42:25 al discursului afirmaţi, citez: “România este o ţară frumoasă, păcat
că uneori este locuită (n.r. vreţi cumva să îl citaţi pe Cioran?); în rest, cred că vom
avea locuri în care este nelocuită şi să putem construi de la zero aşa cum credem
că trebuie făcut (n.r. despre cine vorbiţi aici, nu cumva despre adventişti?)”

6. Am tot respectul şi consideraţia pentru suferinţele înaintaşilor Dvoastră; aduc-
erea lor, prin scrisoarea Dvoastră, în această discuţie legată de dorinţele şi de
planurile Dvoastră, mai mult sau mai puţin ascunse, pe care le aveţi cu universi-
tatea, consider că este mai degrabă un sacrilegiu decât un argument credibil pt.
postura Dvoastră de “victimă”; inaintaşii Dvoastră au suferit pentru credinţa lor
personală, pe când Dvoastră, conform înregistrării, folosiţi argumentul credinţei
pentru împlinirea unor scopuri personale sau de grup străine instituţiei pentru care
lucraţi. Asocierea Dvoastră ca “victimă” a propriilor Dvoastră acţiuni neavizate de
către comunitatea academică, cu suferinţele unor oameni care şi-au apărat dreptul
la credinţa în Dumnezeu, drept călcat în picioare de către comunişti, consider că
este mai degrabă o mândrie deşartă, decât un adevăr. Ţin să vă reamintesc că
păcatul mândriei este unul primordial (căderea lui Lucifer). Date fiind toate acestea,
vă cer imperativ să prezentaţi scuze comunităţii academice pentru modul în care
aţi înţeles să uzaţi de poziţia de prodecan/decan pentru aducerea la îndeplinire a
unor deziderate personale sau de grup (comunitatea adventistă), străine acestei
comunităţi academice şi, ca să fiu blând, aflate la graniţa legalităţii.

Târgu Mureş,
21.02.2012
Prof. Dr. Marius Măruşteri

Cristian Teodorescu (2012-02-22 11:35:02)
Zo ... nu inteleg daca UMF mai are sau nu autonomie universitara? mai au sau nu vreo relevanta
hotararile Senatului? eu nu am nicio problema cu infiintarea liniei de predare in limba maghiara, dar o
MARE problema cand asta se realizeaza cu incalcarea tuturor principiilor de baza ale unui sistem, asa
cum este el ... bun sau rau. schimba regula, fa alta universitate, cucereste voturile din senat, fa orice,
dar fa legal/principial!

1.2.57 Joia Gurmanzilor la Restaurantul Arena (2012-02-22 10:17)

Restaurantul Arena vă invită din nou la Joia Gurmanzilor!

Piept de curcan umplut cu somon afumat și Camembert, Frigărui de pui, muşchiuleţ de porc
braşovenesc, pui cu cașcaval, cârnăciori, Clătite Gundel, tartine cu ciocolată amăruie şi sos de
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vişine… și multe, multe altele - toate la jumătate de preț - vă așteaptă la Restaurantul Arena!!!

Joi, 23 februarie, la Restaurantul „Arena” din Tîrgu-Mureş se desfăşoară tradiţionala acţiune
culinară „Joia Gurmanzilor”. Aceasta înseamnă că între orele 11.30 şi 22.00, toţi cei care iau
masa la „Arena” vor plăti doar 50 % din costul preparatelor. Detalii şi rezervări puteţi găsi pe
www.arenahotel.ro sau la telefon 0365-430.988.

Campania „Joia Gurmanzilor” care are ca scop principal creşterea încrederii consumatorilor în
calitatea produselor şi serviciilor oferite de restaurante şi promovarea tradiţiei servirii mesei în
afara casei. Ideea care a dus la materializarea acestui proiect a fost nevoia de sensibilizare a
opiniei publice în ce priveşte ieşirile la restaurant, ca parte a îmbunătăţirii vieţii socio-culturale
şi a consolidării relaţiilor interumane.

Campania aduce beneficii atât operatorilor de restaurante, cât şi consumatorilor finali. Prac-
ticarea unui tarif scăzut este factorul care deschide drumul clienţilor spre cunoaşterea unor
locaţii noi, oferindu-le şansa de a încerca noi gusturi şi a cunoaşte noi experienţe gastronomice.

De cealaltă parte, provocarea adresată restaurantelor constă în posibilitatea acestora de a-şi
transmite ospitalitatea, originalitatea şi varietatea meniului unei noi categorii de consumatori,
care în urma experienţelor trăite se pot transforma din străini în clienţi fideli.

1.2.58 Angajat al Primăriei reținut pentru abuz sexual (2012-02-22 11:20)

[1] Un angajat al Primăriei Tîrgu-Mureș a fost reținut pentru 24 de ore pentru că e suspectat
de abuz sexual asupra unei minore. Comunicatul IPJ Mureș precizează următoarele:

În ziua de 21.02.2012, ofiţerii de investigaţii criminale au reţinut un bărbat în vârstă
de 55 ani din Tg.Mureş - suspect de săvârşirea mai multor fapte de abuz sexual
asupra unor minore. Victimele sunt minore cu vârste între 13 şi 15 ani, abuzurile
sexuale asupra acestora având loc în decursul anului 2011. În cadrul activităţilor
investigative au fost efectuate şi două percheziţii în urma cărora au fost ridicate
mai multe mijloace materiale de probă. Agresorul a fost reţinut pe o perioadă de
24 ore sub aspectul săvârşirii infracţiunii de viol în formă continuată, urmând ca în
cursul zilei de astăzi să fie prezentat Tribunalului Mureş cu propunere de arestare
preventivă.
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Din cauza reținerii de către Poliție, contractul de muncă al acestui la Primărie a fost suspendat.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/1156821_34132110.jpg

1.2.59 Cursuri acreditate la Universitatea Cultural Științiifică
(2012-02-22 13:05)

Lista cursurilor acreditate ale Universității Cultural Științiifice Tîrgu-Mureș:

Denumirea

programului de formare

Nr.

Autorizaţiei

Tipul

programului
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Durata

programului

Tarif

Profesori,

formatori

Operator introducere, validare

şi prelucrare dateCOR 4113.2.1

MS 000577/15.05.2008

26/244/

15.05.2008

-calificare

5 luni
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700 lei

Daniel Costin

Torzsok Hunor

Contabilitate COR 33102

MS 000580

26/615/

15.12.2008

-iniţiere

3 luni

350 lei
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Csiki Maria

Moldovan Maria

Lucrător în comerţ COR 5220.1.1

MS 000578

26/313/

12.06.2008

calificare

10

săptămâni

350 lei
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Fărcaş Reghina

Boar Adela

Şandor Monika

Fall Magdalena

Comerciant – vânzător mărfuri alimentare

COR 5220.2.1

MS 000583

26/389/

13.05.2009

calificare

5 luni

600 lei
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Fărcaş Reghina

Boar Adela

Şandor Monika

Fall Magdalena

Popa Florentina

Comerciant – vânzător mărfuri nealimentare

COR 5220.2.2

MS 000584

26/390/

13.05.2009

calificare

5 luni
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600 lei

Fărcaş Reghina

Boar Adela

Şandor Monika

Fall Magdalena

Popa Florentina

Bibliotecar
studii medii COR 414103

MS 000586

26/69/

11.02.2010

perfecţionare
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3 luni

400 lei

Mircea Mihai

Boar Adela

Formator COR 242401

MS 000587

26/197/

2011

perfecţionare

6

săptămâni
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500 lei

Ţintoşan Doina Elena

Ionescu Felicia Stela

Asistent personal pentru persnoanele cu handicap grav COR 532203

MS 000585

26/405/

21.05.2009

perfecţionare

5

săptămâni
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350 lei

Doina Paşca

Competenţa de exprimare culturală -Etnografie şi artă populară

MS 000579

26/490/

08.10.2008

iniţiere

5

luni
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600 lei

Asztalos Eniko

Limbi stăine - L Engleză

MS 000581

26/41/

29.01.2009

-perfecţionare

5

Luni

500 lei
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Miklos Sandor Ramona

Mircea Teodora

Limbi stăine - L Germană

MS 000582

26/42/

29.01.2009

-perfecţionare

5

luni

500 lei

Balazs Erzsebeth
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1.2.60 Scrisoare deschisă pentru susținerea UMF (2012-02-22 13:09)

SCRISOARE DESCHISĂ
-referitoare la susţinerea UMF Tirgu Mureş

ca instituţie de invăţământ de excelenţă la Tirgu Mureş

APDO LIDER atrăgea atenţia opiniei publice, încă de la finele anului trecut, asupra presiunilor
politice care se exercită asupra conducerii Universităţii de Medicină şi Farmacie din Tîrgu –
Mureş cu scopul de a rupe, pe criterii etnice instituţia de învăţământ.

Am asistat cu toţii la presiuni inimaginabile, in principal venite din zona politicului. Primele
au venit de la nivelul miniştrilor educaţiei, atât a fostului ministru cât şi a actualului ministru.
Aceştia au solicitat ca în Carta universităţii să fie cuprinsă problema segregării. Totul a
culminat cu intervenţia ilegală, din 21 februarie a.c., a Ministrului educaţiei, care a cerut
amânarea alegerilor pentru funcţia de rector al UMF Tîrgu – Mureş, programate pentru datele
de 22 şi 24 februarie a.c. Am asistat, totodată, la presiuni venite din afara graniţelor ţării. În
acest caz mă refer la vizita efectuată la universitate de către ambasadorul Republicii Ungare
din România.

APDO LIDER susţine, aşa cum am susţinut încă de anul trecut, că o eventuală rupere a UMF
Tîrgu – Mureş ar avea efecte devastatoare, ireversibile asupra întregii activităţi medicale din
Tîrgu – Mureş, un centru de excelenţă în medicină.
Salut decizia Rectoratului UMF Tîrgu – Mureş de a nu lua în seamă solicitarea, ilegală, a
ministrului educaţiei de a amâna alegerile pentru funcţia de rector.

APDO LIDER salută de asemenea, decizia conducerii Universităţii de a iniţia, conform legii, in
apărarea unui drept incălcat in mod abuziv de către o autoritate publică, un demers judiciar în
contencios administrativ la Curtea de Apel, cu privire la disputele pe tema Cartei Universitare
şi a încercărilor de sparare a liniilor de predare, prin decizie politică, arbitrară.

Susţinem utilizarea tuturor mijloacelor legale şi democratice, in principal juridice, pentru ca o
astfel de decizie, de segregare, să nu fie luată.

Subliniem de asemenea că intervenţia politicului trebuie să existe numai pentru asigurarea
unui proces de invăţământ de calitate, corect finanţat, in direcţia dezvoltării şi nu intervenţii
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in luarea deciziilor privind buna administrare a procesului de invăţământ. Pentru acest lucru
există foruri legale şi statutare, cu referire directă la Senatul Universităţii.
Decidentul politic nu poate şi nu trebuie să intervină pentru a folosi acest spaţiu, al universităţii,
ca element de schimb, in susţinerea unui proiect politic.

PREŞEDINTE APDO LIDER
Jrs. Cornel Brişcaru

1.2.61 Ovidiu Maior lasă Realitatea TV pentru Azomureș (2012-02-22 13:10)

Începând cu data de 1 martie 2012, Ovidiu Maior va renunța la postul de moderator al emisi-
unilor de la Realitatea TV Tîrgu-Mureș. Decizia lui vine datorită ofertei de a prelua funcția de
purtător de cuvânt al Combinatului Chimic Azomureș. În ultimii ani, combinatul a comunicat
puțin și slab cu mass-media, poate și din cauza lipsei unui purtător de cuvânt sau al unei firme
specializate care să se ocupe de acest aspect.

Lajos Louis Kristof (2012-02-22 12:52:34)
;)

1.2.62 Concert de jazz în 1 martie (2012-02-22 13:28)

Joi 1 martie de la ora 19.00, în sala de concerte a Radio Tîrgu-Mures ( bd.1 dec 1918
nr.109) ,va avea loc concertul de Jazz susținut de Ana Maria Galea, Daniel Csikos și Pedro
Negrescu. Intrarea este liberă, iar pentru cei care nu pot ajunge, concertul va fi transmis si pe
www.radiomures.ro.

1.2.63 Târg de antichități la Promenada Mall (2012-02-23 06:28)

În acest sfârșit de săptămână, mai exact în intervalul 24-26 februarie Malio Company orga-
nizează a șasea ediția a Târgului de Antichități. Detalii în comunicatul de mai jos:
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Luna februarie aduce ceva deosebit pentru cei pasionati de antichitati: Editia a VI-a
al Targului de Arta si Antichitati. Acesta va avea loc in perioada 24-26 februarie
2012, in Promenada Mall, Targu Mures. Targul este deschis vineri si sambata de la
ora 09.00 la 22.00 iar duminica de la 09.00 la 19.00.

Ne-am propus ca la editia a VI-a sa aducem din nou fata in fata trecutul cu prezentul
si sa va furam privirile cu obiecte speciale, extraordinare, diferite si accesibile
aproape oricarui buzunar. Targul isi propune sa aduca in fata vizitatorilor obiecte
memorabile pentru diferite gusturi si preferinte.

Peste 60 de expozanti veniti din toate colturile tarii vor prezenta publicului piese
de mobilier, tablouri de colectie, bijuterii, icoane, carti vechi, numismatica, insigne,
timbre si multe obiecte invaluite in aerul boem al secolului trecut cat si creatii ale
unor artisti contemporani.

Asadar evenimentul, cuprinzand diferite expozitii cu vanzare, se adreseaza publicu-
lui larg, de la tanara generatie pana la colectionarii veterani, insa toti pasionati de
aceasta tema. Prin urmare nu ratati Targul de Arta si Antichitati, o ocazie unica ce
nu trebuie pierduta!

1.2.64 Premieră: Caritas face EKG la domiciliu (2012-02-23 06:39)

Organizaţia Caritas oferă, în premieră în România, posibilitatea efectuării electrocardiogramei
acasă la persoanele bolnave, rezultatele fiind interpretate de medici specialişti de la Bucureşti.
Şeful Departamentului Socio-Medical al Caritas, Peter Gyorgy, a declarat pentru AGERPRES,
că acest serviciu, disponibil în judeţele Harghita, Covasna, Mureş şi Alba este inclus într-un
proiect mai amplu al organizaţiei, care vizează medierea bolnavilor de la sate şi aducerea lor
mai aproape de medici.

Potrivit sursei citate, aparatele EKG se află în dotarea echipelor de asistente din cadrul
reţelei de îngrijire la domiciliu şi acest serviciu este deschis tuturor celor care au nevoie de
el. Aparatul EKG stochează în memorie datele luate de la pacient iar acestea sunt transmise,
prin telefon, unui server special al medicilor cardiologi de la spitalul Elias din Bucureşti. În 15
minutespecialiştii pot evalua datele primite, iar rezultatele EKG sunt transmise către Caritas,
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prin email.
Aparatul intitulat ’HeartView’ are doar 140 grame şi se află în permanenţă la asistentele
medicale care se ocupă cu îngrijirea la domiciliu a persoanelor aflate în dificultate. Pentru
început au fost distribuite 20 de astfel de aparate în judeţele Alba, Mureş, Harghita şi Covasna.
În Harghita au ajuns şapte aparate EKG, întrucât judeţul dispune de cea mai completă reţea
de îngrijire la domiciliu din Europa de Est.

Peter Gyorgy a precizat că în prima săptămână de la lansarea serviciului au fost efectuate
70 de EKG, din care peste jumătate numai în Harghita. Costul investigaţiei este de 35
de lei, dar el este achitat doar de cei care au venituri. Pentru persoanele cu posibilităţi
materiale reduse se fac reduceri sau se oferă gratis, de la caz la caz. Asistentele medicale
au efectuat un training de specialitate pentru a învăţa cum să folosească aparatele respective.

Responsabilul de relaţii publice al Caritas Harghita, Kelemen Nora spus spus că metoda
reprezintă o inovaţie în ţara noastră şi reduce costurile de deplasare a bolnavilor care au
nevoie de o astfel de investigaţie medicală. ’Telemedicina ca metodă este una extrem de
benefică din punct de vedere al reducerii internărilor spitaliceşti sau a listelor de aşteptare
la medicii de specialitate. Totodată, telemedicina reduce costurile de deplasare a bolnavilor,
costurile de consultaţie şi celelalte cheltuieli spitaliceşti’, a spus Kelemen Nora.
Sursa: AGERPRES

1.2.65 Habemus rector, la UMF (2012-02-23 07:50)

Prof. univ. dr Leonard Azamfirei, decanul Facultăţii de Medicină Generală, este noul rector
al Universităţii de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş, ales, chiar dacă puţini colegi de-ai
săi se aşteptau, încă din primul tur. Prof. univ. dr. Azamfirei a fost votat de 153 de UMF-işti
dintr-un total de 276 care şi-au exprimat opţiunea. În procente, potrivit calculelor făcute de
către Comisia Electorală, câştigătorul a obţinut aproape 54 % din sufragii.

Contracandidaţii săi au primit 95 de voturi - prof. univ. dr. Klara Brînzaniuc, prorectorul ştiinţific
al UMF, şi 28 de voturi - prof. univ. dr. Tiberiu Băţagă, şeful Clinicii de Ortopedie – Trauma-
tologie din cadrul Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş. Participarea la urne a fost
una extrem de ridicată, 285 de persoane prezentându-se la cabina de vot amenajată în incinta
clădirii rectoratului dintr-un total de 416 persoane cu drept de vot, ceea ce înseamnă 68,51 %.

Noul rector trebuie confirmat în funcţie de către ministrul Educaţiei, Cătălin Baba, acelaşi care
a sosit sâmbăta trecută pentru o vizită inopinată la UMF şi acelaşi care a solicitat Senatului
universităţii amânarea alegerilor. De asemenea, prof. univ. dr. îşi va începe mandatul de
patru ani, dacă va fi confirmat în funcţie de către ministru, într-o situaţie tensionată generată
de către solicitările, mai ales politice, de înfiinţare a liniei maghiare în cadrul UMF, de altfel una
dintre condiţiile puse de UDMR partenerilor democrat-liberali pentru a rămâne la guvernare.
De asemenea, marţi, UMF a dat în judecată Ministerul Educaţiei pentru neaprobarea Cartei
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universitare în timp util şi pentru ingerinţele ministeriale în treburile UMF.

Ligia Voro

1.2.66 BSG Security, drept la replică în cazul Taylor (2012-02-23 10:16)

În urma scandalului privind cetățeanul american Robert Taylor, care ar fi fost agresat
de către reprezentanții unei firme de pază din Tîrgu-Mureș, proprietarul firmei de pază BSG
Security Alexandru Ballai a emis un drept la replică, pe care-l redăm în întregime mai jos:

Subscrisa SC BSG SECURITY SRL, cu datele de identificare din antet, prin reprezen-
tant legal dl. Ballai Alexandru-administrator Avand in vedere materialele aparute
pe blogul dlui Robert Taylor, materiale care sunt de natura sa afecteze imaginea
subscrisei societati, in continuare vom formula o replica la toate acuzatiile ce ni se
aduc prin respectivele materiale.

Astfel, SC BSG SECURITY SRL este o societate cu capital integral privat constituită
în baza legii 31/1990, autorizată de Ministerul de Interne, Inspectoratul General al
Poliţiei, Direcţia de Ordine Publică, prin Licenţa nr. 0687/P, care functioneaza în
baza legii 333/2003 modificata cu Legea 1010/2004 si Legea 40/2010. La fel ca alte
firme de profil, atat acţionarii cat şi administratorii sunt verificaţi de diferite institutii
ale statului inainte de a obtine autorizatia de functionare.

Selectia personalului o facem dupa criterii riguroase, de natura sa asigure servicii
de calitate clientilor nostri. Toti agentii de paza sunt instruiti cu privire la dispozitiile
legale in materie de paza, la consemnul general şi cel particular, continutul fişei
postului şi regulamentul de ordine interioară, toate acestea constituind cadrul
legal si contractual in care sunt obligati sa-si desfasoare activitatea, respectiv sa-si
indeplineasca atributiile de serviciu. In masura in care angajatii depasesc atributiile
de serviciu ori nu le indeplinesc raspund atat fata de subscrisa societate cat si
fata de terti. Cu alte cuvinte, este exclusa posibilitatea ca vreunul dintre angajatii
nostrii sa primeasca dispozitii nelegale din partea organelor de conducere din cadrul
subscrisei societati.

Subscrisa societate îşi desfăşoară activitatea în domeniul pazei si monitorizarii de 14
ani, incheind in aceasta perioada de timp foarte multe contracte cu diferite persoane
fizice si juridice, precum si cu mai multe institutii publice. Printre obiectivele de
paza contractate se afla si „OPC” adica clubul „Old City Pub”, iar proprietarul acestui
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club ne-a informat ca nu intentioneaza sa rezilieze contractul incheiat cu subscrisa
societate tocmai pentru ca este foarte multumit de serviciile pe care i le prestam.

Respingem cu vehementa afirmatia dlui Robert Taylor potrivit careia „Proprietarul,
prietenii lui, si ofiterii lui....au atitudine si se poarta ca si cum ar fi o banda mafiota”
. Daca dl. Robert Taylor ar fi dat dovada de obiectivitate si de respect fata de
subscrisa societate, atunci trebuia sa verifice informatiile obtinute „DE LA CETATENII
DIN TARGU MURES” si abia apoi sa le posteze pe blogul domniei sale,urmandu-si
responsabilitatea pentru realitatea lor. Desi asociata si administratorul subscrisei
societati sunt cetateni romani de nationalitate maghiara, niciodata criteriul etnic
nu a stat la baza selectarii personalului ori la cel al incheierii de contracte, cu terte
persoane, avand ca obiect servicii de paza si monitorizare. Fata de aceasta situatie
apare ca evident nereala insinuarea dlui Robert Taylor in sensul agresarii sale de
catre angajatii nostri datorita faptului ca „ nu erau multumiti sa vada un american
si un maghiar impreuna”.

Niciodata nu am obtinut contracte in conditiile indicate de catre dl. Robert Taylor,
adica prin acte de corupţie ori de santaj. Societatea respinge vehement acuzaţiile
lui R.T. prin care susţine că „Instituţiile Statului sunt asociate cu S.C. BSG SECURITY
S.R.L. în astfel de demersuri” deoarece Instituţiile Statului şi în România sunt
serioase, respectă şi aplică legea.

In legatura cu evenimentele petrecute in noaptea de 10.02.2012 la clubul „Old
City Pub” din Tg.Mures si care implica subscrisa societate, din informatiile obtinute
de conducerea subscrisei societati pana in acest moment, rezulta urmatoarele: În
noaptea de 10.02.2012, ora 03: 07”: 35" la dispeceratul firmei a venit un semnal
de BUTON de PANICĂ (BP) de la S.C.OLD CITY PUB” S.R.L. Tîrgu-Mureş, prin sistemul
de comunicare GPRS ( ceea ce înseamnă că semnalul a venit în aproximativ de o
secundă). In urma acestui semnal, avand in vedere ca BP înseamnă o situaţie extrem
de gravă şi se apasă de catre client numai în situaţii extreme, conform atributiilor de
serviciu dispecerul de serviciu a alertat imediat echipajele de intervenţie, care s-au
deplasat foarte rapid la locul indicat. La sosirea echipei de intervenţie barmanul
OPC l-a indicat pe cetăţeanul R.T. ca fiind recalcitrant, tulburând liniştea şi ordinea
publică, deranjând clienţii
localului (localul fiind plin la acea oră), fapt care a determinat conducerea cetăţean-
ului R.T. în afara localului conform procedurilor legale. Din examinarea procesului
verbal de intervenţie nu rezulta producerea vreunui eveniment violent cu ocazia
acestei interventii. Din discutiile purtate cu membrii echipei de interventie nu
rezulta ca si-ar fi depasit atributiile de serviciu, respectiv ca ar fi exercitate alte acte
de violenta asupra persoanei respective alte acte de violenta decat cele necesare si
legale pentru indepartarea acesteia din local.

Dupa sosirea organelor de politie la fata locului atributiile agentilor nostri de paza
a incetat, persoana in cauza fiind preluata de politisti si, foarte probabil condusa la
sediul politiei. Precizam ca organele de politie au fost solicitate de catre dispecerul
de serviciu la orele 03:21 la solicitarea agentilor de interventie. Intrucat conducerea
subscrisei societati nu are competente privitoare la stabilirea vinovatiei angajatilor
sai pentru comiterea vreunor fapte penale de catre angajati sai fie in timpul lor liber
fie chiar in timpul exercitarii atributiilor de serviciu, evident ca asteptam rezultatele
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anchetei penale declansata de organele de politie la solicitarea dlui Robert Taylor.
In situatia in care se va dovedi ca vreunul din membrii echipei de interventie si-a
depasit atributiile de serviciu vom lua cu fermitate masurile legale ce se impun.

Alte aspecte: Angajaţii firmei noastre au echipament de culoare neagră si nu jachete
roşii iar autoturismele de interventie au culoarea gri si sunt inscriptionate cu rosu
si nu pot fi confundate cu autoturismele institutiilor statului (politia, politia locala,
jandarmeria, etc). Anexam alaturat plansa foto cu echipamentul si autoturismul
societatii.

Numarul de telefon 40 0722-572.861 este privat si nu este public, adica nu poate fi
utilizat si nici prezentat public fara acordul celui care il detine, cu exceptia cazurilor
prevazute de lege; ori, dl. Robert Taylor nu a primit acest numar de la detinatorul lui
si nici nu a avut permisiunea directa sau indirecta a acestuia de a-l face public pe
blogul domniei sale.

In situatia in care, in termen de 10 zile de la primirea acestui drept la replica pe
blogul sau, dl. Robert Taylor nu-si va cere in mod public-prin cel putin doua ziare-unul
local si altul national-si prin intermediul blogului sau-scuze de la subscrisa societate
si de la administratorul, respectiv asociatul sau, atunci ne vom adresa organelor
competente in vederea tragerii sale la raspundere juridica.

Celor interesati in mod real de acest subiect le stam la dispozitie cu informatii
suplimentare in masura in care isi vor prezenta identitatea iar informatiile solicitate
pot fi facute publice.

Cu consideratie,
Alexandru Ballai

update:

Conform purtatorului de cuvant al IPJ Mures, Livia Popa aceasta a declarat ca se fac cercetari
in urma plangerii depuse de cetateanul american. Tot politia ne-a declarat ca in acest caz nu
este implicata societatea BSG Security, doar angajatii care l-ar fi agresat pe Taylor

RobbTaylor (2013-03-02 16:59:07)
robbtaylor.wordpress.com

1.2.67 O cursă aeriană de la Cluj deviată la Tîrgu-Mureș (2012-02-23 10:21)

Cursa Wizz Air Treviso - Cluj Napoca care trebuia să aterizeze la Cluj a fost deviată la Tîrgu-
Mureș din cauza condițiilor meteo nefavorabile. Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș face
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următoarele precizări:

Vă informăm că zborul Wizz Air Treviso - Cluj Napoca a fost deviat pe Aeroportul
“Transilvania” Târgu Mureș din cauza condițiilor meteorologice nefavorabile de pe
Aeroportul din Cluj-Napoca. Menționăm că, în condiții meteorologice aproximativ
similare zborurile pot fi efectuate în siguranță de pe Aeroportul “Transilvania” Târgu
Mureș și nu pot fi operate de pe Aeroportul Internațional Cluj-Napoca, datorită
dotărilor tehnice și lucrărilor de modernizare a balizajului luminos de care a benefi-
ciat Aeroportul din Târgu Mureş.

Reamintim faptul că, în privința capacității de asigurare a aterizării în condiții de
vizibilitate redusă, Aeroportul “Transilvania” Târgu Mureș se află pe locul patru între
aeroporturile din România. Aeroportul din Târgu Mureș beneficiază de echipamente
LVO (Low Visibility Operations) care permit aterizarea în condiții meteorologice de
vizibilitate redusă (600 m vizibilitate), pe lângă acestea are în dotare sistemul de
ghidarea vizuală “Follow Me”, dispune de o pistă de decolare-aterizare extinsă (2000
m X 45), platformă de operare pentru aeronave, instalaţii de balizaj pentru apropiere
de precizie corespunzătoare CAT II OACI (Organizaţia Internaţională a Aviaţiei Civile)
și echipament ILS (Instrument Landing System) performant, de asemenea de cate-
goria a II-a. Toate aceste dotări tehnice permit aterizarea şi decolarea aeronavelor
de pe Aeroportul Transilvania Târgu Mureş, în condiţii de siguranţă chiar şi în cazul
scăderii vizibilităţii din cauza fenomenelor meteorologice nefavorabile.

1.2.68 O nouă premieră la Teatrul Studio (2012-02-23 10:25)

Sâmbătă, 25 februarie 2012, ora 19.00, va avea loc, pe scena Teatrului Studio, premiera
spectacolului CLINICA de Adrian Lustig, regia Dana Lemnaru. La premiera programată
sâmbătă, 25 februarie 2012, va lua parte și autorul piesei, Adrian Lustig. Din distribuția
spectacolului fac parte studenții-actori ai clasei de masterat Arta actorului, anul II: Eugen
Neag, Alin Stanciu, George Sfîrăială, Cristina Lupu, Oana Crișan, Răzvan Chelaru. Cea de a
doua reprezentație a spectacolului CLINICA va avea loc duminică, 26 ianuarie 2012, ora 19.00,
pe scena Teatrului Studio al Universității de Arte din Tîrgu-Mureș. Scenografia spectacolului
este semnată de László Ildikó.

Spectacolul este descris de regizorul Dana Lemnaru în felul următor:
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Un „trecut‟ care ne bântuie, o tranziție care nu se mai termină (mai mult decât
brucaniană!); o reflectare foarte exactă, justă, vie, a realității românești, tratată
într-un registru comic, plin de savoare, ironie și autoironie, cu un zâmbet subțire,
mereu în colțul gurii.

1.2.69 E.ON întrerupe vineri furnizarea de gaze pe 4 străzi (2012-02-23 10:35)

Din cauza unor lucrări la sistemul de distribuție a gazelor naturale E.ON Gaz Distribuție va fi
nevoită să întrerupă alimentarea cu gaze vineri, 24 februarie pe patru străzi din Tîrgu-Mureș.
Compania a emis următorul comunicat de presă:

Pentru efectuarea unor lucrări programate la reţeaua de distribuţie a gazelor nat-
urale, E.ON Gaz Distribuţie va sista alimentarea cu gaze naturale, în cur-sul zilei
de vineri, 24 februarie a.c., începând cu ora 08.00, în municipiul Târgu Mureş pe
următoarele străzi:

• Muncii
• Armoniei
• Prieteniei
• Înfrăţirii

Reluarea serviciului de distribuţie a gazelor naturale se va efectua treptat, imediat
după finalizarea acestor lucrări, cel mai probabil în jurul orei 16.00. Compania noas-
tră solicită consumatorilor să închidă toate focurile, iar după reluarea distribuţiei
gazelor naturale să supravegheze modul de ardere a acestora timp de 30 minute. În
cazul în care simt miros specific de gaz, consumatorii sunt rugaţi să anun-ţe imediat
dispeceratul de urgenţă al E.ON Gaz Distribuţie la unul dintre numerele de telefon:

0800.800.928
(număr gratuit, apelabil din principalele reţele de telefonie fixă şi mobilă)
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sau

0265.200.928
(număr taxabil cu tarif local din reţeaua Romtelecom şi cu tariful operatoru-lui din
toate celelalte reţele de telefonie).

Compania E.ON Gaz Distribuţie regretă disconfortul creat şi îşi asigură con-sumatorii
că depune toate eforturile pentru ca aceste lucrări să fie finalizate cât mai repede
posibil.

Departament Comunicare Corporatistă E.ON România

1.2.70 Benedek Imre susținut în alegeri de o coaliție civică (2012-02-23 10:49)

Astăzi s-a constituit o coaliție civică pentru susținerea lui Benedek Imre la funcția de
primar al municipiului Tîrgu-Mureș. Au participat reprezentanții Partidului Civic Maghiar
(PCM) și ai mai multor organizații non-guvernamentale care-l susțin pe Benedek. Cel mai im-
portant susținător pare să fie Szasz Jeno, președintele PCM, prezent și el astăzi la Tîrgu-Mureș.

Susținătorii lui Benedek Imre au spus că încă mai lasă deschisă posibilitatea colaborării cu
celelalte forțe politice maghiare de la Tîrgu-Mureș. Astfel, mai spun ei, încă mai e posibilă
organizarea unor prealegeri pentru desemnarea unui candidat unic din rândul celor trei
candidați care în acest moment ar vrea să intre în cursa electorală pentru scaunul de primar,
adică: Benedek Imre (candidat independent susținut de această nouă coaliție), Smaranda
Enache (candidat independent susținut de Tokes Laszlo) și Vass Levente (candidatul UDMR).
Până acum din cei trei, doar Benedek Imre și Smaranda Enache par să fie dispuși la intrarea
în prealegeri.

1.2.71 USL vrea revocarea lui Maior ca viceprimar (2012-02-23 11:19)

USL Tîrgu-Mureș anunță că propri consilieri locali municipali Octavian Moldovan, Lucian
Loghin, Călin Ceontea și Sebastian Pui au promovat un Proiect de Hotărâre de Consiliu Local
privind încetarea mandatului de viceprimar al Municipiului Tîrgu-Mureș Claudiu
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Maior. Proiectul a fost depus la Consiliul Local astăzi, 23 februarie, după hotărârea judecătore-
ască irevocabilă a Curții de Apel Cluj din data de 14 februarie 2012, prin care a dispus anularea
HCL Târgu Mureş nr.267 din 23.12.2008, prin care Claudiu Maior a fost ales viceprimar la
Tîrgu–Mureș.

Pe de altă parte, Biroul de Presă al Primăriei Tîrgu-Mureș ne-a comunicat că la această oră nu
s-a primit niciun astfel de proiect de hotărâre privind o eventuală revocare a lui Claudiu
Maior din funcția de viceprimar. Așadar, la ședința ordinară a Consiliului Local Tîrgu-Mureș
programată pentru astăzi, la ora 14:00, este puțin probabil că un astfel de proiect de hotărâre
va ajunge în dezbaterea plenului.

update:

Abia după publicarea materialului de față, proiectul de hotărâre de Consiliu Local a ajuns la
Primăria Tîrgu-Mureș și a fost înregistrat. Este însă puțin probabil că va intra în regim de
urgență în dezbaterile de astăzi din ședința ordinară a CL Tîrgu-Mureș.

1.2.72 Suspecţi de furt, reţinuţi după folosirea armamentului
(2012-02-24 07:10)

[1] Poliţiştii Secţiei de Poliţie Rurală Ungheni împreună cu luptători din cadrul Serviciului
de Intervenţie Rapidă din Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Mureş au fost nevoiţi să uzeze
de armamentul din dotare pentru reţinerea a două persoane suspectate că au furat motorină
din rezervorul unei maşini.

„În dimineaţa zilei de 23.02.2012 au fost reţinute două persoane suspecte de furt de motorină
din rezervorul unui autotractor de Prahova, staţionat într-o parcare. Poliţiştii s-au sesizat cu
privire la faptul că 3 persoane suspecte au coborât dintr-un autoturism, încercând să sustragă
motorină din rezervorul unui autotractor parcat la ieşirea din localitatea Ogra spre Iernut.
Luptătorii SIR au somat persoanele respective să se oprească, două dintre acestea au fugit pe
un câmp înspre localitatea Dileu, iar a treia persoană a fugit cu autoturismul înspre localitatea
Iernut”, se arată într-un comunicat de presă al IPJ Mureş.

Potrivit IPJ Mureş, poliţiştii au reuşit după mai bine de o oră să îi identifice pe doi dintre cei
trei fugari la marginea localităţii Cipău. Întrucât cei doi nu s-au supus somaţiei legale, au fost
trase focuri de armă în plan vertical, iar astfel S.P. de 39 ani cu domiciliul în localitatea Valea
Izvoarelor, judeţul Mureş şi M.M. de 24 ani din Târgu Mureş au fost prinşi.

„Pe numele primului suspect exista un mandat de executare a pedepsei emis de Judecătoria
Târgu Mureş acesta fiind condamnat la 2 ani închisoare pentru furt calificat în formă continuată.
Cei doi au fost reţinuţi continuându-se cercetările pentru identificarea şi celui de-al treilea
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suspect precum şi a autovehiculului folosit la săvârşirea infracţiunii”, mai precizează IPJ Mureş.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/940614_83408820.jpg

1.2.73 Sighişoara: restaurare de instrumente muzicale vechi
(2012-02-24 07:20)

Muzeul de Istorie din Sighişoara a primit propunerea de a fi inclus într-un amplu proiect
care vizează restaurarea şi valorificarea de instrumente muzicale şi partituri vechi aflate în
patrimoniul acestuia, a anunţat joi Primăria Sighişoara.

Potrivit unui comunicat de presă al Primăriei Sighişoara, proiectul se va derula în parteneriat
cu Universitatea Naţională de Muzică din Bucureşti şi este prevăzut să înceapă în toamna
acestuia an. La finalul proiectului va fi organizat un minifestival în cadrul căreia Orchestra de
BAROCkeri a Universităţii Naţionale de Muzică va interpreta piese de pe partiturile existente
în muzeu şi va folosi o serie de instrumente restaurate.
„În proiect sunt implicaţi lector universitar doctor Mihail Ghiga, Andreea Vălean, regizor şi
scenarist al unor filme laureate (Cum mi-am petrecut sfârşitul lumii, Eu când vreau să fluier,
fluier) precum şi a unor formaţii şi muzicieni de valoare cum ar fi: Sibiu Youth Orchestra, Horia
Mihail”, precizează Primăria Sighişoara.

În colecţia Muzeului de Istorie din Sighişoara se regăseşte unicul clavicord istoric de valoare
din România, construit în 1825, aflat în perfectă stare de funcţionare, dar şi alte instrumente
foarte vechi, cum ar fi două pianoforte, un fagot, un flaut traversier, un trombon şi doi corni.

AGERPRES

1.2.74 Fetele de la CSU Medicina înfrânte la Bacău (2012-02-24 11:11)

CSU Medicina CSS Tîrgu-Mureș a evoluat joi, 23 februarie 2012, în deplasare la Bacău cu
Știința, în cadrul unei etape restante. Formația târgumureseană a pierdut întâlnirea cu scorul
de 0 - 3, pe seturi 15 - 25, 14 - 25, 7 - 25.

În etapa următoare, a nouăsprezecea, CSU va evolua pe teren propriu cu Universitatea
Cluj. Meciul este programat duminică, 26 februarie 2012, de la ora 16, în sala de sport din
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complexul UMF. Înaintea acestei întâlniri formația ocupa poziția a patra în clasament, cu 36
de puncte.

1.2.75 Raportul Curții de Apel pe 2011 (2012-02-24 14:58)

Curtea de Apel Tîrgu-Mureș și-a prezentat astăzi raportul de activitate pe anul 2011. O
sinteză a acestuia a fost prezentată și presei, urmând ca raportul integral să fie publicat pe
site-ul propriu în cursul zilei de mâine.

Din sinteză vă putem spune că procentul general de operativitate a continuat să scadă și
în 2011, coborând la 67,41 %, față de 82,39 % cât era în 2010. Totuși, au fost și instanțe
din raza de activitate a Curții de Apel Tîrgu-Mureș (județele Mureș și Harghita) unde gradul
de operativitate a crescut. Spre exemplu acest lucru s-a întâmplat la judecătoriile Toplița,
Gheorgheni, Odorheiu Secuiesc, Reghin sau Miercurea Ciuc și la Tribunalul Comercial.

Scăderea operativității are însă și o explicație. În 2011 volumul de activitate a crescut
considerabil, de la 5.377 de dosare în 2010, ajungându-se la finalul lui 2011 la 8.139 de
dosare. Cea mai mare explozie a fost pe secția de contencios administrativ, cea care judecă
sutele de dosare generate de taxa auto. Totul se întâmplă în condițiile în care președintele
instituției judecătorul Florin Dima spunea că pe de-o parte schema de personal (atât cea care
privește numărul de judecători, dar și cea privind personalul auxiliar) este subdimensionată,
iar în cele mai multe cazuri nici schemele actuale nu sunt completate în proporție de 100
%. Un judecător ajunge astfel să judece în sute sau chiar mii de dosare. Numărul mediu de
dosare rulate pe judecător este de 633 la Judecătoria Luduș, unde indicatorul este cel mai mic,
și de 2.162 de dosare la Judecătoria Tîrgu-Mureș. Tot la Judecătoria Tîrgu-Mureș schema de
personal include 24 de judecători, însă doar 17 au lucrat efectiv anul trecut.

Totuși, mai există și vești bune. Indicele de desființare a rămas la cote relativ mici. Acest
indice arată numărul de sentințe date de Curtea de Apel Tîrgu-Mureș, care mai apoi au fost
schimbate prin decizii ale Înaltei Curți de Casație și Justiție. La acest capitol, doar 12,19 % din
sentințe au fost schimbate.

1.2.76 Ovidiu Scridon: „Mi s-au împlinit visele” (2012-02-27 09:50)
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Ovidiu Scridon s-a născut în oraşul Tîrnăveni. A fost fascinat de mic de manifestările Cenaclului
Flacăra, motiv pentru care este atras de chitară încă din vremea în care învăţa să scrie şi
să citească. După absolvirea liceului din Cluj-Napoca, a fost militar în termen într-o unitate
de paraşutişti prezentă în primele linii ale evenimentelor din 1989, din capitală. În 1993
a studiat la Academia de Studii Economice din Bucureşti, loc în care de altfel a debutat în
cadrul manifestărilor cultural-artistice studenţeşti; festivaluri, cenacluri, baluri, tabere etc. În
1996 una din piesele lui este declarată oficial „Imnul studenţilor” din România. În toţi aceşti
ani a scris versuri, a compus muzică şi pentru o scurtă perioadă de timp a fost membru
al Cenaclului „Totuşi Iubirea”. În 1996 a făcut primele înregistrări în studioul „B‘inişor” al
lui Valeriu Sterian şi a editat albumul „Într-o zi...”, album ce se bucură de un succes neaşteptat.

„Sunt un om liber şi de aici pleacă totul. Am dobândit acest spirit de mic. Am fost, pentru mai

mulţi ani, paraşutist sportiv, iar primele performanţe sunt legate de această opţiune. Mă pot

lăuda chiar că mi s-au împlinit aproape toate visele importante. N-am de gând să vă dezvălui

secretul, dar cred că ţine de universul în care trăiesc şi din care fac parte chitara, poezia,

călătoriile şi alte câteva vicii inofensive. Obişnuiesc să privesc oamenii în ochi, mă bucur

uneori de lucruri aparent nesemnificative, caut firescul în relaţiile cu semenii şi întotdeauna

îmi place să savurez partea plină a paharului. Toate acestea îmi permit să am un fond pozitiv

şi mai mult decât atât, să rămân un om liber ”, s-a destăinuit Ovidiu Scridon.

Pașii spre lumea culturală

În perioada 1994-1998 a fost extrem de activ, fiind prezent atât în majoritatea spectacolelor
studenţeşti din capitală şi din celelalte centre universitare, cât şi în majoritatea concursurilor
şi a festivalurilor de folk. După absolvirea facultăţii a devenit coordonatorul de antenă al
postului Radio Total, moment în care priorităţile au urmat o altă cale, mai puţin cea a muzicii
folk.

După cinci ani petrecuţi în Radio Total, urmează alţii aproape trei în grupul MediaPro, iar
în perioada noiembrie 2006 și iunie 2011 a fost Coordonatorul Traffic-ului de publicitate al
grupului de presă Realitatea-Caţavencu. Este absolvent al unui master de Comunicare şi
Relaţii Publice în cadrul Şcolii Naţionale de Studii Politice şi Administrative „David Ogilvy” din
Bucureşti şi al unui master de Management în cadrul Universităţii Penn State din State Colege,
Pennsylvania, USA.

Mulţumită internetului, a promovării pieselor sale în cadrul grupurilor montane şi-n diverse
alte medii, anii 1993-1998, de vârf, din punct de vedere componistic şi concertistic, au fost de
fapt ani de investiţii. Chiar cu o absenţă considerabilă, Ovidiu Scridon este un nume cunoscut
printre iubitorii muzicii folk şi nu numai. A reapărut pe scena românească la-nceputul anului
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2007, plin de optimism, energie şi bucuria de-a împărtăşi din emoţiile lui, alături de chitara şi
muzicuţele sale și continuă periodic seria concertelor sale de fiecare dată și în Târgu Mureș.
În martie 2012 își va lansa, la Editura Tritonic, volumul de versuri "Portretul unui gând" şi este
în curs de apariţie cartea de aventură şi călătorie „Cum am descoperit America".

Mircea Barbu

1.2.77 Distincție la superlativ pentru Sighișoara (2012-02-27 09:56)

Pentru a doua oară, municipiul Sighișoara a intrat, alături de alte patru oraşe – Altötting şi
Wetzlar din Germania, Corciano din Italia şi Poznan din Polonia, în finala competiției pentru
„Premiul Europei”, cea mai înaltă distincție acordată de Consiliul Europei unei comunități
locale.

Anca Silvia Rațiu, purtătorul de cuvânt al Primăriei Sighișoara, a declarat că președintele

subcomisiei Premiul Europei a adresat o scrisoare prin care felicită Sighișoara pentru calitatea

și complexitatea documentației depuse la sfârșitul anului trecut, în baza căreia s-a luat decizia

selectării municipiului Sighișoara printre finaliștii ediției 2012 a competiției. „Premiul Europei

este singura distincție europeană care-i lipsește orașului”, a adăugat Anca Silvia Rațiu, care

le mulțumește sighişorenilor, cu care şi pentru care au fost derulate activităţile descrise în

aplicaţia trimisă la Strasbourg, apreciate, şi de această dată, ca fiind deosebite. „Suntem

încrezători că Sighişoara, Perla medievală a României - distincţie acordată de Comitetul

elveţian de turism la Lugano - se va afla pe podiumul Premiului Consiliului Europei 2012,

în semn de apreciere a modului in care autorităţile locale au trezit şi menţinut în rândul

cetăţenilor oraşului sentimentul de apartenenţă la Europa!”, a declarat aceasta.

Ioan Dorin Dăneşan, primar Sighişoara:

„Dezavuăm tentativa repetată de confiscare a eforturilor municipalităţii pentru obţinerea
recunoaşterii europene. Demersul aparţine unui parlamentar care nu a avut nicio contribuţie
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la participarea, respectiv calificarea Sighişoarei în fazele finale din anii 2011 şi 2012 ale
competiţiei Premiul Europei, motiv pentru care îl rugăm pe această cale să manifeste decenţă
pe acest subiect în comunicările publice pentru a nu compromite şansa Sighişoarei şi a nu
irosi munca susţinută depusă în această direcţie”.

În anii anteriori Consiliul Europei a răsplătit activitatea desfăşurată de municipiul Sighişoara
în slujba ideilor europene, acordându-i Diploma de Onoare, Drapelul Consiliului Europei şi
Placheta de Onoare, iar în 2011 Sighişoara s-a clasat a doua în competiţia pentru Premiul
Europei – cea mai înaltă distincţie acordată unei comunităţi locale de acest înalt for european.

Istrate Manu

1.2.78 Protest fără precedent în CL (2012-02-27 10:01)

[1]

Şedinţa Consiliului Local Luduş din 21 februarie, cu 23 de puncte înscrise pe ordinea de zi,

se anunţa ca fiind una obişnuită, lipsită de „chestiuni arzătoare”. După prezentarea unor

rapoarte privind activitatea consilierilor şi a comisiilor de specialitate în anul 2011 şi raportul

SVSU prezentat de Petru Cosmin Olariu şi un Protocol de colaborare explicat de Emil Fodor au

urmat două proiecte de hotărâre care au inflamat atmosfera.

Punctul 2, detonatorul

Două proiecte de hotărâre - care se referă la aprobarea proceselor verbale de negociere a
preţului pentru două terenuri situate în oraşul Luduş și care nu au întrunit numărul necesar
de voturi pentru aprobare în şedinţa din 17 ianuarie 2012 - au fost înscrise şi în ordinea de
zi a şedinţei din luna februarie. Pentru explicaţii suplimentare a participat la şedinţă şi Anca
Morar, directorul APL şi ADP şi jurista Anca Bungardi, fapt care l-a iritat pe consilierul Ioan
Bungardi care a insistat ca punctul 2 din proiect să fie retras. „Pentru vânzarea terenului, un
bun de patrimoniu, este necesară aprobarea cu 2/3 din voturi, nu majoritate simplă”, a spus
Bungardi căruia i s-a alăturat şi consilierul Gheorghe Puşcaş. „Meciul” Morar – Bungardi a
fost „arbitrat” de primarul Florin Urcan, dar în final consilierii PSD Bungardi, Puşcaş, Ioan Rad
şi Maria Werzberger au părăsit sala în semn de protest, iar cele două proiecte în discuţie au
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trecut cu votul consilierilor rămaşi. Dacă hotărârea va rămâne aşa, vom şti după o eventuală
decizie a Contenciosului administrativ.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/ludus1.jpg

1.2.79 Proiect pentru combaterea cancerului (2012-02-27 10:11)

Săptămâna trecută la Reghin s-a desfășurat o întâlnire între echipa de implementare a

proiectului „Informează-te şi informează!” şi facilitatorii care urmează să susţină în cursul lunii

martie sesiuni de informare. Sesiunile se vor centra pe teme privind autocunoaşterea sânului

şi serviciile disponibile de screening clinic şi vor fi dedicate elevilor de clasa a XI-a de la liceele

„Lucian Blaga” şi „Petru Maior” (într-o primă etapă) din Reghin, precum şi femeilor din familiile

acestora (în cea de-a doua etapă).

Și pentru reghinence

Proiectul vizează creşterea ratei de depistare a cancerelor de sân în stadii precoce (I-II) în
comunităţi din judeţul Mureş, prin creşterea nivelului de conştientizare a femeilor cu privire
la autocunoaşterea sânului şi a serviciile de care pot beneficia. Finanţat de Susan G.Komen
for the Cure®, prin Programul de Granturi Comunitare, acest proiect este derulat de Crucea
Roşie Mureş în parteneriat cu Spitalul Clinic Judeţean Mureş, Asociaţia Română de Cancer,
Grupul „Destine Comune” Tîrgu-Mureş, Inspectoratul Şcolar Mureş, Liceele „Lucian Blaga” şi
„Petru Maior” din Reghin, Primăria Tîrgu-Mureş, Primăria Reghin şi Cabinetul Medical Dr. Fejer
-Reghin.

În vederea mobilizării unui număr cât mai mare de persoane de peste 18 ani, de sex feminin,

din anturajul fiecărui elev, proiectul prevede organizarea unui concurs între licee. Elevii care

reuşesc să aducă mai multe femei din anturajul lor la sesiunile informative din cea de-a doua
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etapă, vor fi declaraţi câştigători şi școala lor va fi premiată.

Voluntariatul

„E multă muncă şi implicare. Gândiţi-vă că totul e pe bază de voluntariat. Fetele s-au angajat
să facă totul rupându-şi din timpul lor liber şi fiecare dintre ele are un loc de muncă solicitant,
familie şi responsabilităţi”, ne-a declarat reghineanca Daniela Pui cea care - în calitate de
reprezentant al Asociaţiei Române de Cancer - Grup Destine Comune Tîrgu-Mureş - a propus şi
a reuşit să convingă de utilitatea susţinerii sesiunilor de informare la Reghin. „Dorim să folosim
aceste sesiuni de informare pentru a atinge diverse teme: cei patru paşi ai autocunoaşterii
sânului, îndemnarea la solicitarea examenului clinic, discuţii despre miturile legate de cancer
şi mamografie, cunoaşterea drepturilor femeilor în reţeaua medicală primară şi secundară,
informarea cu privire la serviciile specializate de sănătatea sânului accesibile în judeţ şi a
sistemului de accesare al acestora. Îndemnăm femeile să contribuie la crearea serviciului
inexistent prin solicitarea examenului clinic al sânului ca un drept firesc al lor”.

Emeșe Ardelean

1.2.80 Beetle R, mai masculin? (2012-02-27 10:19)

Auto Top SRL, dealerul Volkswagen pentru judeţul Mureş, ne-a pus la dispoziţie noul Beetle,

sau mai bine zis Beetle 2012 (generaţia din 1998 se numea New Beetle şi nu am vrea să se

creeze confuzii) pentru a ne face o impresie „live” asupra modificărilor noii generaţii. Am

începe cu…

… „broscuţa”…
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… nu o cumperi nici ca să cari mobilă cu ea, nici ca să faci taximetrie. O cumperi pentru că

vrei să fii la modă, vrei să areţi că eşti deosebit şi că preferi să arăţi bine. Beetle este un

„fashion icon” în domeniul auto şi face parte dintr-un grup restrâns de autoturisme: Fiat 500,

Mini One şi eventual Ford Ka. Pornind de la aceste considerente nu trebuie să ne mire că pe

locurile din spate vom avea loc pentru o plimbare prin oraş, dar nu ne vom putea aventura la

o călătorie până în Viena. Şi nici nu ne putem ambiţiona să așezăm două scaune de copii pe

bancheta spate. În altă ordine de idei, New Beetle (cel din 1998) a fost cumpărat pentru uzul

părţii feminine a societăţii.

Provocarea

Puţini masculi se găsesc la volanul unui Beetle din generaţia ce tocmai a ieşit la pensie.
Asta este una dintre provocările pe care VW şi le-a impus cu noul model, să cucerească şi
utilizatorii masculi şi pentru asta a întărit liniile de design, au „plonjat” caroseria spre o formă
mai sport/coupe, au ataşat un eleron sănătos pe spate, au înghesuit un motor de doi litri
şi 200 CP sub capotă şi sunt disponibile jante de aluminiu cât toate zilele. Toate pentru a-l
face mai masculin. Le-a reuşit? Noi zicem că da: arată mult mai bine, e mai sportiv, cu
siguranţă că e şi mai reuşit ca ţinută de drum şi performanţe tehnice dacă-l comparăm cu un
model vechi de peste 13 ani şi care nici la vremea aceea nu excela din punct de vedere tehnic.

Întrebarea se pune însă altfel: e suficient pentru a convinge un bărbat (bărbaţii) să aleagă o
Broscuţă, când pe lista de meniu este şi Scirocco? Modelul de la Auto Top, în culoarea galbenă
s-ar putea să nu convingă, dar într-un albastru închis sau un negru impecabil cu o literă „R”
sau o siglă „Turbo” roşie pe capota spate … nu se ştie. Istoria ne va lămuri.

Cristian Teodorescu

1.2.81 Muncim, nu vedeţi? (2012-02-27 10:24)

Nu e amuzant, nu e eficient şi nu e, în nici un caz, în beneficiul comunităţii târgumureşene ca,
o dată la patru ani, consilierii şi executivul local să reverse asupra noastră potopul de realizări
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din mandatul lor ce stă să se încheie.

Trei luni de zile înainte de data alegerilor, brusc, toţi aleşii locali îşi amintesc de cetăţeni, cu
toate că patru ani de zile şi-au văzut de propriile treburi, votând ca oile, făcând opoziţie de
dragul camerelor de filmat şi a reportofoanelor, participând neinformaţi la şedinţe, fără să
fi citit cărţile lor de căpătâi: Constituţia, legea privind administraţia publică locală, statutul
aleşilor locali, regulamentele de organizare, legea privind transparenţa decizională, legea
privind accesul la informaţiile de interes public şi alte resurse bibliografice valoroase. Vreo
câteva sute de pagini, de altfel.

Brusc, aleşilor locali li se deschide pofta de conferinţe, unde să îşi prezinte dările de seamă
sub forma unor rapoarte de activitate cretine, atâta vreme cât un copil de 3 ani poate sin-
tetiza mult mai multe acţiuni la care a participat într-un an sau la care a fost autor sau co-autor.

Nu vă miraţi, dragi târgumureşeni, că în această perioadă vor apărea aleşi locali care îşi
vor permite să considere că nu este oportun iluminatul festiv nu pentru că este o cheltuială
inutilă, ci pentru că suntem într-o perioadă de criză sau alţii care să considere că este demn
de semnalat că au participat la 10 depuneri de coroane sau tăieri de panglici şi să bifeze acest
lucru ca pe o realizare.

Foarte puţini vă vor explica însă, în minunatele lor rapoarte de doi bani, ce s-a întâmplat
cu banii dumneavoastră. Aproape aş paria că niciunul nu vă va explica de ce nu aţi fost
consultaţi înainte să decidă ce fac, crezând că dvs. nu vedeţi. Aş vrea să văd în aceste
rapoarte explicându-vi-se de ce avem reabilitări termice la preţuri astronomice. De ce dăm
bani preferenţial la fotbal, baschet, futsal etc. fără să fim întrebaţi? Pe ce principiu asfaltăm
în oraş, pentru că povestea cu introducerea reţelei de apă şi canalizare e aşa pentru proşti.

Toţi aceştia consideră că fiind impresionaţi de rapoartele lor de activitate, dvs. o să vedeţi
doar când de mult muncesc.
Pentru că se apropie alegerile, v-aş ruga să lecturaţi pe site-ul www.tirgumures.ro toate aceste
rapoarte de activitate, din 2008 până astăzi. Acolo unde apar mari realizări să vă puneţi
întrebarea din ce buget, cu ce sume şi cu ce eforturi. Acolo unde nu găsiţi nimic palpabil să
nu vă miraţi, aceştia sunt consilierii dvs. Opiniile dvs. le aşteptăm pe redactia@punctul.ro.

Ligia Voro

1.2.82 Pâine bună țara are! (2012-02-27 10:29)
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În urma informaţiilor apărute în presă şi pe unele reţele de socializare, conform cărora o
serie de alimente şi în special pâinea sunt otrăvitoare, Patronatul Român din Industria de
Morărit, Panificaţie şi Produse Făinoase – ROMPAN, a ieșit în mass-media, asigurând că pâinea
şi produsele de panificaţie fabricate în România nu prezintă niciun risc pentru sănătatea con-
sumatorilor. „În ultima perioadă au apărut informaţii conform cărora o serie de alimente, şi în
special pâinea, sunt otrăvitoare, afirmându-se că persoanele care consumă aceste produse se
expun unor riscuri grave de îmbolnăvire. Aceasta campanie nu are ca scop corecta informare
a populaţiei, ci probabil are altă conotaţie: materială sau politică. Pentru combaterea acestor
afirmaţii mincinoase referitoare la impactul utilizării substanţei „Initium” asupra populaţiei
care consumă produse de panificaţie şi pentru corecta înţelegere a contextului în care apar
aceste articole, ROMPAN afirmă că pâinea şi produsele de panificaţie fabricate în România nu
prezintă nici un risc pentru sănătatea consumatorilor".

Conform declaraţiei producătorilor, „Initium”, substanţa activi din unele fungicide, cunoscută
şi sub denumirea de ametoetradină, este utilizată numai pentru protejarea culturilor de viţă
de vie, cartofi şi legume împotriva atacului ciupercilor. Nivelul de „Initium” absorbit de plante
este limitat, fiind un produs foliar, care rămâne doar la nivelul frunzei.

În ceea ce priveşte „Codex Alimentarius", ROMPAN precizează că acesta este o colecţie de
standarde, ghiduri şi coduri de practică alimentară ce se aplică voluntar de către fiecare
stat membru semnatar, iar scopul Comisiei Codex Alimentarius este acela de a asigura
siguranţa şi calitatea produselor alimentare. „Datorită faptului că România este membră a
Comisiei Codex Alimentarius din anul 2009, iar unii producători din industria alimentară care
lucrează cu respectarea principiilor Codex Alimentarius au considerat util pentru informarea
consumatorului să menţioneze acest lucru pe ambalaj, în ideea că produsele lor sunt sigure
din punct de vedere alimentar", se menţionează în comunicatul ROMPAN. Potrivit sursei citate,
asocierea prezenţei substanţei „Initium” în unele produse alimentare (în niciun caz pâine şi
produse făinoase) cu Codex Alimentarius nu are nici o relevanţă.

Cristina Vancea

1.2.83 Buturuga mică răstoarnă carul politic mare (2012-02-27 10:36)

Partidele mici şi candidaţii independenţi pot încurca mult socotelile marilor partide. O ştie,

spre exemplu, deputatul Ciprian Dobre, liderul liberalilor mureşeni, care în 2008 a pierdut

şefia judeţului la mustaţă pentru că nu a negociat cu partidele mici. De aceea, cu toate că

sunt cotate cu şanse minime, acestea pot pune probleme prin candidaţii pe care îi aruncă în
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luptă. La fel, nici candidaţii independenţi nu trebuie neglijaţi. Aceştia pot rupe din zestrea de

voturi a partidelor procente importante…

PCM vrea prealegeri

Săptămâna trecută s-a constituit o coaliție civică pentru susținerea lui Benedek Imre la funcția

de primar al municipiului Tîrgu-Mureș. Au participat reprezentanții Partidului Civic Maghiar

(PCM) și ai mai multor organizații non-guvernamentale. Cel mai important susținător pare să

fie Szász Jenő, președintele PCM, prezent și el la Tîrgu-Mureș. Susținătorii lui Benedek Imre

au spus că încă mai lasă deschisă posibilitatea colaborării cu celelalte forțe politice maghiare

de la Tîrgu-Mureș. Astfel, mai spun ei, încă mai e posibilă organizarea unor prealegeri pentru

desemnarea unui candidat unic din rândul celor trei candidați care în acest moment ar vrea

să intre în cursa electorală pentru scaunul de primar şi care ar putea fi susţinuţi de către

electoratul maghiar, adică: Benedek Imre (candidat independent susținut de această nouă

coaliție), Smaranda Enache (candidat independent susținut de Tőkés László) și Vass Levente

(candidatul UDMR). Până acum din cei trei, doar Benedek Imre și Smaranda Enache par să fie

dispuși la intrarea în prealegeri.

PCM vrea mai mult

Liderul PCM Mureș, László György, spune că, cel mai probabil, pe joia aceasta, organizația

județeană va prezenta o listă cu candidații la cele mai importante funcții din administrația

locală din județ. Acesta mai spune că PCM va avea inclusiv candidat pentru funcția de

președinte al Consiliului Județean. Judecând după datele de la ultimele alegeri, PCM e puțin

probabil să pună mari probleme UDMR la nivel de județ. De exemplu, în 2008, PCM a ieșit din

alegeri fără niciun primar ales și doar candidatul de la Fântânele a reușit să intre într-un tur

doi. De asemenea, PCM n-a reușit să atingă nici pragul electoral necesar accederii în Consiliul

Județean. A reușit totuși să iasă din alegeri cu 66 din totalul de 1.260 de consilieri locali din
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județul Mureș. Spre comparație, UDMR a reușit să promoveze 406 consilieri locali în județul

Mureș.

PRM speră

PRM Mureş n-a reușit la ultimele alegeri să atingă pragul electoral pentru a accede în Consiliul

Județean, deși până atunci în mandatele trecute avuseseră un grup de consilieri. În Consiliul

Municipal Tîrgu-Mureș are un singur consilier în persoana medicului stomatolog Ioan Sita. La

nivel de județ, situația e cel puțin la fel de tulbure. În 2008, PRM a obţinut totuşi două fotolii

de primar, la Petelea – Sorin Pădurean şi Emanoil Hurdugaci, primarul comunei Chiheru de

Jos, în timp ce numărul de consilieri e de doar 42. Așadar, sunt șanse minime ca un candidat

PRM să ridice pretenții în aceste alegeri într-unul din orașele mari sau la șefia județului. Cel

mai probabil PRM va miza din nou pe susținerea unor candidați români pentru posturile cheie

(primar la Tîrgu-Mureș și președinte la CJ) și va promova câte o listă de consilieri locali. Oricum,

cel puțin oficial, strategia definitivă încă n-a fost bătută în cuie.

PP-DD dorește atragerea investitorilor

Stoica Ioan, președintele PPDD Mureș, a precizat că filiala condusă de dânsul „încă nu a

finalizat lista cu candidații. Vom avea lista definitivă în aproximativ o lună, o lună și jumătate.

Vom avea candidații pentru primăriile tuturor orașelor”. Dânsul a menționat că Partidul

Poporului, filiala Mureș, recrutează membrii dintre oamenii valoroși, specializați în domenii

importante ale vieții: economiști, doctori etc. și că electoratul partidului este compus din

pensionari și oamenii nevoiași; în plus, PP dorește să atragă la vot marea masă de oameni care

nu votează: clasa medie și cea puțin peste medie, o clasă de oameni muncitori și adeseori

învățați, dar care momentan refuză să voteze din cauză că și-a pierdut încrederea în politicieni.

Printre principalele proiecte pe care PPDD dorește să le implementeze în Mureș se numără

„atragerea de investitori, atragerea unor firme mari în apropierea Tîrgu-Mureșului pentru a se
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crea locuri de muncă; apoi trebuie făcut ceva în privința birocrației și a funcționarilor publici

de la ghișee care adeseori uită de regulile bunelor maniere, adică trebuie introdus un fel de

cod de conduită pentru funcționarii publici”, consideră Stoica Ioan. Nu în ultimul rând, Stoica

Ioan dorește să implementeze un proiect pentru copii care să cuprindă burse pentru copii de

la țară care nu au posibilități financiare să-și continue studiile, ajutor pentru copiii cu probleme

etc. Stoica Ioan consideră că sarcina unui primar nu este să apară în public și la presă pentru

orice proiect realizat într-un oraș, fiindcă oricum primăria primește bani de la buget, iar aceștia

trebuie cheltuiți. Ci treaba unui primar este atragerea de investitori și semnarea de contracte

pentru ca să se genereze noi locuri de muncă.

UNPR, apendicele PD-L

Uniunea Naţională pentru Progresul României, organizaţia Mureş, îşi definitivează în această
perioadă listele de candidaţi şi oferta pe care o vor promova electorilor. Pentru UNPR urmează
o perioadă aglomerată, de negocieri cu PD-L depinzând oferta de candidaţi pe care formaţi-
unea aflată la primul examen electoral o va lansa. Dacă la nivel naţional cele două partide vor
cădea la pace, „înfăptuind” Mişcarea Populară. Dan Enescu este o variantă pentru Sighişoara,
dacă PD-L rămâne fără inspiraţie în desemnarea unui candidat. În rest, suntem curioşi ce va
produce UNPR la Reghin, singurul fief urban unde aceştia ar mai putea arunca în luptă un
candidat, mai ales că senatorul Corneliu Grosu a fost ales în colegiul care cuprindea şi acest
municipiu.

Cea mai importantă modificare adusă Legii 67 din 2004 anul trecut se referă la alegerea
primarului unei localităţi dintr-un singur tur. Potrivit art. 97, alin. 2 şi 3, „Este declarat ales
primar candidatul care a întrunit cel mai mare număr de voturi valabil exprimate în primul tur
de scrutin”(al. 2). În caz de balotaj se va organiza un nou tur de scrutin la două săptămâni de
la primul tur, la care vor participa doar candidaţii care se află în această situaţie (al. 3).
Articolul următor soluţionează situaţia în care unul dintre cei doi candidaţi ajunşi la balotaj
„decedează, renunţă sau nu mai îndeplineşte condiţiile prevăzute de lege pentru a fi ales, nu
vor mai avea loc alegeri, biroul electoral de circumscripţie declarându-l primar pe celălalt
candidat”.

În 2008, înainte de alegerile locale, a mai intervenit o modificare în legea electorală locală.
Atunci, parlamentarii au votat modificarea articolelor privind alegerea preşedintelui de Consiliu
Judeţean, stabilind ca acesta să fie ales direct, într-un singur tur de scrutin. Modificarea nu a
adus însă şi o retuşare a responsabilităţilor şefului judeţului. (L.V.)

Ligia Voro, Vasile Dancea, Cătălin Hegheş
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1.2.84 USL în precampanie organizatorică (2012-02-27 10:39)

Uniunea Social-Liberală ştie până acum cine îi sunt candidaţii angajaţi în lupta pentru Primăria

Tîrgu-Mureş şi Consiliul Judeţean Mureş. Cornel Brişcaru va intra în duel cu Dorin Florea,

Vass Levente şi alţii, în timp ce deputatul Ciprian Dobre va încerca să îi fure un nou mandat

preşedintelui Lokodi Emoke.

Politica pașilor mărunți

La nivelul municipiului Tîrgu-Mureş, Uniunea Social-Liberală este în precampanie electorală,
dacă putem să o numim aşa, candidatul pentru Primărie fiind stabilit şi confirmat la nivel
central în persoana lui Cornel Brişcaru, unul dintre liderii social-democraţilor. USL nu are nicio
modificare în ceea ce priveşte întocmirea listelor cu candidaţi la nivel local, listă comună între
cele trei formaţiuni politice angrenate în competiţia electorală PNL şi PC sau Alianţa de Centru
– Dreapta, respectiv PSD.

Până acum, potrivit secretarului executiv al PSD Mureş, Cornel Brişcaru, s-au desfășurat trei
întâlniri la nivelul municipiului Tîrgu-Mureş între conducerile ACD şi PSD, pentru stabilirea
paşilor de precampanie electorală, şi anume întâlniri şi cuplarea organizaţiilor de pensionari,
tineret, femei pe care le are fiecare formaţiune; întâlniri între organizaţiile pe cartier şi la
nivelul secţiilor de votare.

De asemenea, reprezentanţii celor trei partide lucrează în continuare la platforma electorală
a USL pentru Tîrgu-Mureş, care va include şi platforma candidatului USL pentru Primăria
Tîrgu-Mureş. „Platformele electorale se prezintă în campania electorală, aşa cum scrie legea,
dacă nu persoana trebuie să fie sancţionată, vom respecta legea şi vom merge în cele 30 de
zile cu caietul program al fiecărui candidat pentru Consiliul Local pe fiecare cartier, pentru
că aşa ne-am propus, sau candidatul la Primăria Tîrgu-Mureş îşi va prezenta oferta electorală
care va conţine proiectele noastre pentru Tîrgu-Mureş”, a subliniat Brişcaru.

Acesta a mai spus că pentru întocmirea caietului program va fi consultată populaţia: „Prior-
ităţile se stabilesc de jos în sus. Cred că, dacă se stabileau astfel, până acum aveam şi centură.
Oamenii vor cu ardoare o centură pentru oraşul Tîrgu-Mureş care să le crească confortul urban.
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Dar ei nu sunt întrebaţi, lor li se comunică că la un moment dat se va face o centură. Iar între
timp, se alocă bani primăriilor de cartier, unei echipe de fotbal cu jucători care nu au jucat
deloc, se pun bani într-un asfalt de trei ori mai scump decât oriunde în România”, a explicat
Brişcaru.

La începutul lunii martie, reprezentanţii USL speră să finalizeze proiectul electoral pentru

Tîrgu-Mureş, iar la începutul lunii mai acesta va fi lansat în dezbatere publică pe timpul

campaniei electorale, în aşa fel încât, cu modificările, completările, în urma discuţiilor pe care

le vor purta în cartiere, să poată să îi dea o formă finală.

Consultaţi la cheltuieli

Membrii USL susţin că proiectele pe care le vor propune vor fi şi realizate dacă vor obţine o
majoritate în Consiliul Local Tîrgu-Mureş, nu aşa cum s-a întâmplat până acum când una s-a
promis în campania electorală şi altceva s-a întâmplat în timpul mandatului. Cornel Brişcaru
a dat exemplul mandatelor lui Dorin Florea pentru că susţine el, doar în 2000-2004, edilul-şef
se poate lăuda cu realizarea celor promise în campanie, reuşind să finalizeze marile proiecte
începute în mandatul lui Fodor Imre.

„Dacă e ceva ce mi-aş dori să fie schimbat în Tîrgu-Mureş (ca jurist în principal şi ca om) este

acest mod de a privi funcţia personal şi de a nu avea deloc respect pentru banul pe care şi cel

cu pensie de 400 de lei şi cel cu ajutor social şi cel cu venituri de 10.000 de euro îl plăteşte.

Niciunuia nu îi pare bine atunci când plăteşte la Primăria Tîrgu-Mureş. Îmi doresc ca patru

ani de zile, la Primărie să fie o echipă care să spună oamenilor cum poate fi cheltuit banul

public, întrebându-l pe fiecare stradă din Tîrgu-Mureş şi nu să fie anunţat cum va fi cheltuit”,

îşi doreşte Brişcaru. De asemenea, poate chiar săptămâna viitoare, USL îşi va desemna

directorul de campanie şi trezorierul.

Judeţul împărţit
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USL Mureş a definitivat deja listele de candidaţi în 76 de unităţi administrativ-teritoriale din

judeţ, urmând ca în câteva săptămâni să anunţe candidaturile pentru funcţia de primar în

toate municipiile şi oraşele mureşene.

Unde PNL şi PSD are primari, USL va merge pe mâna acestora, iar în localităţile în care nu

sunt reprezentaţi îl vor desemna drept candidat pe cel mai bine situat reprezentant al PNL,

PSD sau PC. Dacă la Reghin suntem aproape siguri că Maria Precup va fi opţiunea USL, la

Tîrnăveni – Sorin Megheşan, la Iernut – Ioan Nicoară, interesantă se anunţă din nou competiţia

în interiorul alianţei pentru Primăria Sighişoara. La fel ca şi în 2008, PNL Sighişoara nu pare

dispus să îi cedeze voturile primarului Dorin Dăneşan, dorind să meargă în alegeri cu propriul

candidat. Nu este singura problemă de coaliţie, deoarece Iulian Sârb, cel care l-a învins pe

Dăneşan în 2010 la şefia organizaţiei municipale a PSD ar vrea să candideze. Că vor sau nu

vor, problema va fi tranşată de la centru în perioada următoare.

Dobre încearcă din nou

În 2008, deputatul liberal Ciprian Dobre va candida pentru şefia judeţului, având o platformă
electorală din care nu lipsea realizarea căii ferate Tîrgu-Mureş – Sighişoara, un parc industrial
la Tîrnăveni pe platforma defunctei BICAPA sau construirea unei şosele la standarde europene
care să lege municipiul Tîrnăveni de staţiunea Sovata prin comuna Bălăuşeri.

În 2012, la Consiliul Judeţean, USL Mureş va paria pe Ciprian Dobre, deputat şi liderul liberalilor
mureşeni. Dobre ne-a confirmat că va candida şi că are un proiect pentru judeţ care poate
fi câştigător. În 2008, „am fost votat de aproape 90 de mii de mureşeni... Am luptat atunci
împotriva unor interese economice şi politice foarte puternice şi agresive, interese susţinute
de liderii de la acea vreme ai PD-L şi PSD... Între timp, PSD a schimbat garnitura, însă PD-L a
rămas neschimbat... Cea mai importantă lecţie a alegerilor din 2008 este următoarea: Să nu
cedăm niciodată în faţa minciunii, hoţiei, şantajului şi agresiunii practicate de PD-L! Cetăţenii
au nevoie de lideri oneşti, care nu vin în faţa lor pentru a-i păcăli cu slogane ieftine, ci vin
pentru că cred în puterea lor de a face lucruri bune pentru cei care îi votează”, susţinea Dobre
într-un interviu publicat pe propriul site www.cipriandobre.ro, anul trecut. Poate anticipând
campaniile de presă, de joasă speţă, la care este supus în ultimele luni. În ciuda acestora,
deputatul merge mai departe.

Ligia Voro
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1.2.85 PDL, în expectativă (2012-02-27 10:49)

[1]

Nici reprezentanţii judeţeni ai PD-L nu au stabilit încă lista finală a candidaţilor la Consiliul

Judeţean. Nici organizaţiile locale nu sunt mai avansate, cel puţin potrivit declaraţiilor oficiale.

Totuşi, e aproape sigur că PD-L va merge în localităţile unde are primari pe mâna acestora. Iar

în celelalte pe cel mai bine situat.

Nici listele, nici programele

PD-L nu și-a definitivat nici listele de candidați și nici programele electorale cu care vor
candida. Purtătorul de cuvânt al PD-L Mureș, consilierul târgumureşean Ioana Roman, spune
că s-a desfășurat o ședință a Colegiului Director pe tema aceasta și fiecărei organizații din
județ i s-a cerut listele de candidați. La fel și Biroul Politic Județean urmează să stabilească
lista de candidați pentru Consiliul Județean. Pe de altă parte, e destul de evident că putem
avea și câteva certitudini. Liderul judeţean al democrat-liberalilor Dorin Florea a dat de mai
multe ori de înțeles că va candida pentru un noumandat de primar al municipiului Tîrgu-Mureş.

La Consiliul Județean, potrivit surselor noastre, PD-L nu prea are intenții, din cauza unei

înțelegeri. Potrivit acelorași surse, reprezentanții celor doi lideri (Dorin Florea și Lokodi Edita)

s-au întâlnit și s-au înțeles deja ca Dorin Florea să rămână în continuare la Primărie, iar la Con-

siliul Județean Lokodi Edita să nu fie concurată în alegeri de către un contracandidat puternic.

Asta probabil va face ca prefectul Marius Pașcan să renunțe la o eventuală candidatură, deși

se pregătise pentru a intra într-o competiție electorală pentru șefia CJ.

În județ…

…PD-L și-a extins simțitor influența la ultimele alegeri cu toate că în Consiliul Județean nu a
obţinut decât şapte mandate. La nivelul întregului județ, PD-L are însă 221 de consilieri locali
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(al doilea partid ca număr, după UDMR) și câțiva primari importanți. Florin Urcan, primarul
orașului Luduș, se bucură și acum de o importantă cotă de popularitate, așa că va fi, în mod
cert, candidatul PD-L la alegerile locale. De altfel, Urcan a și început neoficial campania, după
ce a trimis în cutiile poștale materiale informative legate de activitatea lui ca primar. Cu câteva
realizări în oraș, Urcan încă are capital de imagine cu care să fie reales pentru al doileamandat.

La fel ca la Luduș și la Tîrnăveni, PD-L are un primar ales în 2008 pentru primul său mandat,
urmându-l în scaunul de primar pe un social-democrat cu experiență. Fără să schimbe complet
fața Tîrnăveniului, Adrian Matei ar putea să-și construiască o campanie care să-i aducă un nou
mandat de primar. Oricum, este aproape sigur că el va fi candidatul PD-L la locale.

La polul opus se află Reghinul, unde PD-L are o organizație extrem de slabă și unde primarul
UDMR Nagy András reușește să-și croiască un bazin electoral din români și maghiari deopotrivă
cu care la ultimele alegeri a fost ales categoric din primul tur. În aceste condiții, nu e de
mirare că PD-L încă nu are soluții sau un candidat cert în perspectiva alegerilor pentru funcția
de primar.

La Iernut PD-L are o organizație bună, iar medicul Dan Simion ar putea avea șanse la Primărie.
Dan Simion este consilier local, are cabinet medical în Iernut, laboratoare de analize în Iernut
și Luduș și are și susținerea lui Vasile Cornea, primar cu mai multe mandate la activ în Iernut.

La Ungheni PD-L a reușit în 2008 să intre de pe primul loc în turul doi, avându-l candidat pe
Teodor Giurgea. Cu toate acestea, în turul doi primarul PSD Ioan Covrig a fost reconfirmat
pentru încă un mandat. În aceste condiții, cu o organizație puternică, PD-L ar putea pune din
nou probleme aici.

În Sovata, Miercurea Nirajului și Sîngeorgiu de Pădure e fief UDMR, iar partidele românești, la

fel și PD-L, nu prea au șanse de izbândă. În fine, în Sărmașu, primarul liberal Ioan Mocean este

încă bine văzut și e puțin probabil să aibă probleme. La alegerile din 2008, Mocean a adunat

aproape 60 % din sufragii încă din primul tur.

La Sighișoara…

…PD-L are mai multe variante, dar încă niciuna nu e certă 100 %. Ioan Gavrilă este chiar
președintele PD-L Sighișoara și, din postura de fost director al celei mai mari fabrici din
Sighișoara înainte de 1989, este foarte cunoscut în oraș. A doua variantă ar fi senatorul Petru
Bașa, care a deținut monopolul distribuției de internet și cablu la Sighișoara. Dorin Dăneșan
a fost cel care a dat RDS și RCS undă verde să intre în Sighișoara, iar de atunci cei doi au
intrat în conflict. Deținerea monopolului la aceste servicii l-a ajutat foarte mult pe Bașa să
fie cunoscut însă nu neapărat și apreciat. Pe de altă parte, bună parte din presa locală din
Sighișoara (Tîrnava TV, Radio SON, Jurnal Expres) sunt deținute tot de Bașa, iar acest atu
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poate cântări mult într-o eventuală campanie.

A treia variantă ar fi o colaborare cu UNPR, formațiune care pare să clădească la Sighișoara
una din cele mai importante organizații din județ. Dan Enescu, apropiat al lui Cristian
Georgescu, prim-vicepreședinte UNPR Mureș, ar putea fi candidatul comun al PD-L și UNPR,
dacă negocierile vor ajunge la un final comun. Totuși, încă e destul de puțin probabil ca PD-L
să renunțe la a promova un candidat într-un oraș de talia Sighișoarei.

În fine, există și ultimă variantă, la fel de puțin probabilă în acest moment. Unul din membri
marcanți ai PD-L de la Sighișoara este Florian Sbârcea, director general al Siceram. Extrem
de bine văzut și apreciat la Sighișoara, Sbârcea s-a ferit până acum să intre într-o competiție
electorală întrucât afacerea e pe primul plan, însă nu se știe dacă nu ar putea fi convins.

Ministrul Administraţiei şi Internelor, Gabriel Berca, a declarat la un post de televiz-
iune, declaraţie preluată de sire-ul cotidianul.ro, că în maxim două săptămâni va fi
stabilită data şi calendarul alegerilor. „Există un calendar, va trebui emisă în maxim
două săptămâni, cred că în două săptămâni va fi o Hotărâre de Guvern să stabilim
data alegerilor, prevăzută de lege şi de acolo încoace se face calendarul cu acţiunile,
fiecare prefect ştie exact ce are de făcut”, a afirmat ministrul. Potrivit Legii nr. 67
din 2004 privind alegerile locale, modificată şi republicată, art. 125 - (1) Odată
cu data alegerilor, Guvernul stabileşte, prin hotărâre, la propunerea Ministerului
Internelor şi Reformei Administrative şi a Autorităţii Electorale Permanente, calen-
darul acţiunilor din cuprinsul perioadei electorale şi cheltuielile necesare pregătirii
şi desfăşurării în bune condiţii a alegerilor locale. Hotărârea privind stabilirea datei
alegerilor, hotărârea privind cheltuielile necesare pregătirii şi desfăşurării în bune
condiţii a alegerilor locale şi hotărârea pentru aprobarea programului calendaristic
pentru realizarea acţiunilor necesare organizării şi desfăşurării în bune condiţii a
alegerilor pentru autorităţile administraţiei publice locale se publică împreună în
Monitorul Oficial al României, Partea I”. (L.V.)

Cătălin Hegheş
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1.2.86 Maghiarii se pregătesc de alegeri (2012-02-27 10:58)

Mai sunt doar trei luni până la alegerile din iunie, iar bătălia pentru fotoliul de primar al

principalelor municipii şi oraşe, respectiv pentru cel al judeţului începe să se ascută. Primarii şi
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preşedintele Consiliului Judeţean trag tare ca să mai câștige din electorat, iar contracandidații

vin puternic din urmă. Listele nu sunt complet definitivate, iar proiectele (promisiunile) sunt

pe masa discuțiilor. Ce ne aduc inedit alegerile locale, cine sunt candidații, ce vor și ce aduc

nou în lupta electorală citiți în continuare…

Surpriza

Cea mai mare surpriză vine din partea maghiarilor, care vor avea, cel mai probabil, pentru

Primăria Tîrgu-Mureș doi candidați – prof. univ. dr. Benedek Imre, şeful Clinicii de Cardiologie

din cadrul Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă, şi dr. Vass Levente, preşedintele Consiliului

de Administraţie a Spitalului Clinic Judeţean. Intrarea în cursă a ambilor candidaţi de etnie

maghiară, primul susţinut de către o coaliţie civică, celălalt candidatul UDMR Tîrgu-Mureş, nu

poate decât să-i bucure pe contracandidații lor, aflaţi pentru prima dată într-o situaţie atât de

avantajoasă şi putând să profite de împărţirea electoratului maghiar.

Vass e sigur

Președintele filialei Mureș a UDMR, Kelemen Attila, a declarat că încă nu au fost stabiliți
candidații finali pentru toate primăriile din județ. Totuși, anumite candidaturi sunt deja sigure:
„Domnul dr. Vass Levente la Tîrgu-Mureș; la Reghin – domnul Nagy András, actualul primar;
iar la Sovata – domnul Peter Ferenc”, ne-a transmis Kelemen Attila. În privința Consiliului
Județean dânsul a precizat: „La Consiliul Județean nu s-a luat încă o decizie finală, dar probabil
doamna Lokodi va fi candidat la CJ”. Actualul şef al judeţului a precizat însă, pentru Punctul,
că nu va da nicio declarație legată de un viitor mandat în fruntea CJ până în momentul în care
nu va fi confirmată oficial de către conducerea UDMR Mureş.

Contactat telefonic, Vass Levente, candidatul UDMR la Primăria Tîrgu-Mureș, ne-a declarat că

încă nu a finalizat lista cu proiectele pentru Tîrgu-Mureș, dar aceasta este în lucru, urmând

să transmită presei informațiile în cel mai scurt timp. Totuși, a promis că ne va relata câteva

dintre acestea, dar până la închiderea ediției, nu a reușit să ni le transmită.
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„Proiecte frumoase” de Reghin

Primarul din Reghin, Nagy András de la UDMR a spus, pentru Punctul, că dacă va obține un nou

mandat va lansa niște proiecte foarte frumoase. În primul rând, „la sfârșitul acestui an vreau să

termin toate proiectele începute. Vom lucra la lărgirea străzilor și decongestionarea circulației,

precum și la dezvoltarea vieții sportive și de agrement: zona ștrandului, zona Mureșului”, a

declarat Nagy András. Dar lista proiectelor pentru noul mandat continuă: „Scoaterea tuturor

punctelor de posibile focare de infecție din oraș, inclusiv amenajarea cursurilor pâraielor

din oraș, dotându-le cu sisteme de filtrare pentru curățarea apei. Reabilitarea din fonduri

europene a școlilor care încă nu au fost reabilitate (două școli). Întreținerea bunelor relații cu

investitorii”. În plus, primarul Nagy a precizat că, în cadrul campaniei electorale de anul acesta,

va prezenta detaliat aceste proiecte. Printre principalele realizări ale actualului mandat, Nagy

András a amintit cele mai importante: „reabilitarea intersecțiilor drumurilor (sensuri giratorii),

reabilitarea zonelor de agrement și a tuturor terenurilor de joacă (18 la număr), reabilitarea

școlilor și a spitalului”. De asemenea, de pe lista realizărilor nu pot lipsi nici: construirea unei

clădiri noi pentru o grădiniță, înființarea căminului de noapte, construirea unui bloc social cu

30 de apartamente.

Sovata, proiecte unul și unul

Primarul orașului Sovata, Peter Ferenc, a spus că, dacă va obține un nou mandat, dorește
mai întâi să finalizeze proiectele începute în actualul mandat. „Momentan, prin Programul
Operațional Regional, axa 5.2, am câștigat proiectul „Drumul sării”; s-a semnat contractul de
finanțare și acum este perioada de licitații; acest proiect trebuie terminat. Un alt proiect este
cel legat de drumuri forestiere pe Măsura 122 – și în acest caz a fost semnat contractul și sun-
tem în perioada de licitații. Aceste proiecte care sunt câștigate trebuie finalizate în anul acesta
și în următorii doi ani. Totodată avem un proiect Casa Verde pentru spital și liceu. Peste câteva
luni vom pune în funcțiune Lacul Tineretului din Sovata”. Apoi, importante sunt proiectele
pentru noul mandat, care vor fi influențate de noua perioadă de finanțare europeană care va
începe în 2014 și care se vor axa pe „dezvoltarea turismului și pe îmbunătățirea infrastructurii:
mai există o mulțime de străzi care trebuie asfaltate. Vom asfalta toate străzile interioare
din orașul Sovata, stațiunea fiind acum asfaltată; trebuie să ne gândim și la posibilitățile de
recreere în Sovata: dacă vom avea finanțare, ar fi nevoie de o nouă pârtie de schi; pentru ca
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Lacul Ursu să nu mai fie atât de solicitat ar fi necesar să fie construite alte zone de îmbăiere și
astfel ne-am gândit la un mic Aqua Park care ar trebui construit în Sovata și pentru care vom
depune proiecte în cazul în care vor fi posibilități de finanțare”, a declarat Ferenc Peter.

[1]

Referitor la cele mai importante proiecte realizate în ultimul mandat, primarul din Sovata a

declarat: „Cel mai mare proiect pe care l-am predat acum este refacerea infrastructurii de apă

și canalizare în orașul Sovata, ceea ce însumează 40 de km de rețea, modernizarea stației de

epurare și a celor două uzine de apă. Am terminat proiectul PHARE cu infrastructura rutieră:

asfaltarea stațiunii Sovata și a aleilor din jurul lacurilor. Am terminat sala de sport la Școala

generală Nr. 2. Am construit, pe Ordonanța 7 referitor la infrastructura sportivă, un mini

teren artificial de fotbal, care este iluminat și pentru perioada de noapte. Prin finanțare BERD

am realizat opt săli de clasă la Grupul Școlar „Domokos Kazmer”, unde s-au construit și noi

ateliere și laboratoare”.

Lokodi, încă o candidatură?

Conducerea UDMR Mureş nu a propus încă un candidat pentru CJ Mureş. Însă, cel mai
probabil, va fi tot Lokodi Emőke, prezentă în fruntea CJ din 2004. În perioada în care aceasta
a fost în fruntea Consiliului Judeţean Mureş au fost semnate proiecte finanţate din fondurile
Uniunii Europene în valoare de peste 150 de milioane de euro, printre acestea numărându-se
„Sistemul integrat de gestiune a deşeurilor”, „Extinderea reţelei de apă şi canalizare”, „Parc
auto pentru sporturi cu motor”, „Reabilitarea DJ 142”.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/lokodi.jpg

Molnár János Csaba (2012-03-12 17:42:13)
Sunt Maghiar si traiesc in municipiul Reghin.Vreau sa va spun,ca primarul nostru Nagy András ce a
facut in municipiul nostru e de nemaipomenit,nu ma intereseaza Kelemen Hunor,sau Marko Bela si
nici un parlamentar,nu am un partid preferat,nu ma intereseaza nici UDMR,nici PNL,nici PSD...e vorba
de un om,care a facut foarte mult intr-un municipiu,are tot respectul din partea noastra,din partea
Reghinenilor,cu siguranta si Romani il vor alege,ca pana acuma,pentru ca nu e vorba de o nationalitate
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(etnie),ci de un oras,care cu un om,care isi da interesul,poate ajunge departe...im-i spuneau colegi
de lucru,il vedeau pe domnul Primar,cum strangea cate-o punga,sau ceva ce era pe jos si arunca la
gunoi,eu cred ca nu sunt multi,care fac asa ceva,nemaivorbind de lucrarile din Reghin,Primarul nostru
inainte de a spune ce are de gand sa faca,spune ce a facut luna trecuta de exemplu ce strada a fost
asfaltata,canalizare,renovari...etc.la final vreau sa spun,ca domnul Nagy András daca continua asa,eu
sunt convins,ca ori de cate ori va candida va fi ales primar...respect si luati exemplu.

1.2.87 Sorin Crișan confirmat în funcția de rector UAT (2012-02-27 12:32)

Fostul interimar Sorin-Ion Crișan a fost confirmat în funcția de rector, în urma alegerilor
care s-au finalizat la Universitatea de Arte Tîrgu-Mureș. În urma alegerilor, UAT organizează
miercuri de la ora 10:00 o conferință de presă în care va fi prezentată noua conducere. La
conferință participă:

Rector Universitatea de Arte din Tîrgu-Mureș: Sorin-Ion Crișan

Prorector Universitatea de Arte din Tîrgu-Mureș: Balási András

Decan – Facultatea de Arte în limba română: Oana Leahu

Decan – Facultatea de Arte în limba maghiară: Koós Anna

Director Departament Teatru și Arte Vizuale - Facultatea de Arte în limba română: Daniela
Lemnaru
Director Departament Teatru și Arte Vizuale - Facultatea de Arte în limba maghiară: Harsányi
Zsolt

Director Departament Muzică - Facultatea de Arte în limba română: Ramona Preja

Director Departament Muzică - Facultatea de Arte în limba maghiară: Márta Elekes

1.2.88 Numit la RTM, Szasz Attila pleacă de la CNA (2012-02-28 07:03)

Biroul Permanent al Senatului a luat act, luni, de starea de incompatibilitate în care se află
Szasz Attila, membru în Consiliul Naţional al Audiovizualului, care a fost numit şi redactor-şef
adjunct la Radio Târgu Mureş. Szasz Attila a înştiinţat conducerea Senatului, printr-o adresă
transmisă în data de 17 februarie, de starea de incompatibilitate, precizând că va renunţa la
calitatea de membru al CNA începând cu data de 13 martie a.c.. El a fost numit, începând
cu 12 februarie, în funcţia de redactor-şef adjunct la Radio Târgu-Mureş prin semnarea unui
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contract individual de muncă cu Societatea Română de Radiodifuziune.
AGERPRES

1.2.89 Magistrați corupți - da, Justiția coruptă - nu (2012-02-28 07:31)

Judecătorul Horaţius Dumbravă, membru al Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), a

prezentat într-un interviu acordat luni AGERPRES realizările sale din timpul mandatului deţinut

pe parcursul anului 2011 la conducerea CSM, care au adus aprecieri din partea Comisiei

Europene în raportul pe justiţie, dar şi neîmplinirile, dintre care cea mai mare este lipsa unui

dialog între CSM şi Ministerul Justiţiei, care împiedică adoptarea unor reforme în sistemul de

justiţie. Horaţius Dumbravă consideră că România nu are un sistem de justiţie corupt, dar are

corupţi în interiorul acestuia, iar marea vulnerabilitate a sistemului este insuficienţa numerică

a magistraţilor şi creşterea galopantă a numărului cauzelor aflate pe rolul instanţelor.

AGERPRES: Care sunt realizările cu care vă puteţi mândri
de pe parcursul mandatului dvs. în fruntea CSM şi care sunt
punctele pe care vi le reproşaţi?

Horaţius Dumbravă: Pentru mine personal, dar şi pentru Consiliul Superior al Magistraturii
trebuie să mărturisesc că a fost un an extrem de dificil. Vă amintesc că am început cu o
lună de semiactivitate, un an în care în luna februarie 2011 CSM nu a lucrat, fiindcă după
decizia Curţii Constituţionale trei membri au fost invalidaţi şi practic nu am mai avut cvorum.
A fost nevoie de o intervenţie energică a preşedintelui României şi a primului ministru de
atunci, care, printr-o ordonanţă de urgenţă promulgată de preşedintele României, au dat
posibilitatea CSM-ului să funcţioneze. Practic noi am funcţionat de-abia din luna martie, am
pierdut momente extrem de importante pentru CSM.

În ceea ce priveşte realizările, care de altfel au fost amintite mare parte dintre ele în Raportul
Intermediar al Comisiei Europene din februarie 2012, în primul rând este vorba de politica pub-
lică coerentă, spun eu, legată de întărirea integrităţii magistraţilor. Aici, pe lângă sancţiunile
disciplinare pe care le-am aplicat şi care au acoperit parte şi din încălcări - să le spunem în
sens larg - ale magistraţilor, discursurile publice ale membrilor CSM şi ale preşedintelui CSM,
dar am adoptat şi un act extrem de important, care a fost menţionat în Raportul Intermediar
al Comisiei Europene, el se numeşte Strategia de Integritate a Sistemului, care urmează a fi
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implementat. Toate aceste lucruri au făcut, iată, să crească în sondajele de opinie - publicate
chiar de AGERPRES - Justiţia se află pe locul II cu încredere mare şi foarte mare, după Armată,
şi înaintea unor instituţii cum ar fi Jandarmeria, DNA, SRI şi Poliţia. Eu spun că acest lucru a
crescut tocmai datorită faptului că Justiţia a decis să nu-şi mai acopere propriile hibe.

Practic am deschis un drum pe care eu cred că trebuie să continuăm şi nu este numai în
interesul societăţii româneşti, este şi în interesul magistraţilor. Magistraţii conştientizează că
marea lor majoritate sunt integri, că nu sunt corupţi, iar la acea mică parte va trebui să se
constate fie încălcarea standardelor de integritate, fie să fie deferiţi Justiţiei, magistraţii puţini
care sunt corupţi. O a doua realizare este cea legată de startul pe care l-am dat în verificări
şi controale la nivelul tuturor instanţelor, pe trei paliere extrem de importante. E vorba de un
control ce vizează dosarele mai vechi de 5 şi 10 ani - vă reamintesc cu foarte mare stupoare
că avem pe rolul instanţelor un dosar de 28 de ani - şi de acolo încolo, asta se întâmpla în
iunie 2011, am decis toată Secţia de Judecători a CSM că este nevoie de a identifica toate
dosarele mai vechi de 5 şi 10 ani pe care le avem pe rolul instanţelor din România de la data
înregistrării în sistem şi în ce stadiu procesual se află ele. De altfel patru dintre instanţele cu
foarte multe dosare vechi şi au fost controlate, au şi fost propuse cercetări disciplinare în şase
cazuri de magistraţi, iar aceste controale se derulează.

Al doilea palier pe care noi am pornit pentru o verificare de mare amploare e legat de dosare
de mare corupţie. Termenul de fina lizare se află în această perioadă, după informaţiile
mele Inspecţia Judiciară a finalizat raportul pe care noi l-am decis a fi făcut şi urmează să fie
prezentat Secţiei de Judecători şi, în funcţie de conţinutul acestui raport, Secţia de Judecători
se va exprima. Dar eu spun că e o mare realizare a CSM-ului pentru că trebuia făcut acest
lucru, trebuia aruncată o lumină şi o atenţie sporită asupra magistraţilor în raport cu aceste
dosare, pentru ca soluţia - că este de achitare sau de condamnare - să fie dată cât se poate
de repede, sigur, şi în funcţie de probatoriile care trebuie efectuate.

Iar ultimul palier pe care am decis să mergem este cel legat de verificări la Înalta Curte de
Casaţie şi Justiţie. Este vorba de un control managerial, l-am decis tot în iunie 2011, iar decizia
finală s-a luat în luna septembrie 2011, el urmează să fie finalizat la jumătatea lunii martie.
Este un control managerial întins pe trei ani de zile, îl aşteptăm cu mult interes. Eu, personal,
l-aş dori dublat de o verificare specifică şi la Parchetul General, pentru că demult nu a mai fost
făcut un control la Parchetul General. Este util să fie făcut, pentru că activităţile parchetelor
sunt conexe cu cele ale instanţelor şi aşa putem să extragem o imagine comună pentru ceea
ce vrem să facem ca sistem.

Paradoxal, ar mai fi o realizare, deşi au fost foarte multe critici în vară, legate de propunerea
de modificare a Constituţiei, în special cea legată de eliminarea din Constituţie a paragrafului
potrivit căruia caracterul licit al averilor se prezumă. Noi am ridicat multe probleme atunci,
le-am trimis ca punct de vedere Curţii Constituţionale, în sensul în care acesta este un drept
relativ pe care îl au cetăţenii, este absurd ca un câştig al Revoluţiei din 1989 să fi fost eliminat
pur şi simplu din Constituţie, când de fapt problema era cu totul alta. Aveam nevoie de o
lege care să stabilească limitele exercitării acestui drept, tocmai de asta pun că e un drept
relativ, şi nu modificarea Constituţiei. Ce s-ar fi întâmplat dacă acele milioane de oameni
care au muncit în afara teritoriului ţării şi au adus bani în ţară să fi fost supui unui astfel de
control, pentru că s-ar fi eliminat acest drept relativ. De altfel, de ce spun că este un câştig,
până la urmă Ministerul Justiţiei a fost obligat, a fost forţat în sens benefic, să trimită proiectul
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legii privind confiscarea extinsă în Parlament. El a şi trecut de Senat, astăzi se află în Camera
Deputaţilor unde participăm activ, pentru că ni se pare un act normativ de esenţă pentru
societatea românească. Totuşi trebuie spus că aceste paragrafe ca proiect de lege au fost şi
în Codul de Procedură Penală, ca proiect trimis de la Ministerul Justiţiei la Guvern. Nu se ştie
din ce motive acest paragrafe au dispărut în 2009.

De aceea mi s-au părut oarecum exagerate discuţiile din vara anului 2011, am fost extrem de

criticaţi, probabil nici noi nu am reuşit să explicăm foarte bine publicului de ce am făcut acest

lucru, dar iată că până la urmă ceea ce contează este punctul final, adică faptul că în viitorul

apropiat vom avea o lege privind confiscarea extinsă. Încă o realizare, o mobilizare exemplară

a CSM, a Institutului Naţional al Magistraturii şi a magistraţilor pentru pregătirea profesională

a magistraţilor şi cetăţenilor privind intrarea în vigoare a noului Cod Civil. A fost un plan de

acţiune foarte bine conturat, extrem de complex, condus de un coleg de-al meu, Cristi Danileţ,

în care au fost implicate toate structurile juridice. (...) Din păcate, şi din acest lucru trebuie

să învăţăm, Ministerul Justiţiei şi Executivul au alocat foarte puţin bani pentru conştientizarea

cetăţenilor înainte de intrarea în vigoare a noului Cod Civil. Acest lucru sper să se repare cu

ocazia intrării în vigoare a celorlalte trei coduri.

Ce anume vă reproşaţi în activitatea dvs. la conducerea
CSM?

Un eşec pe care l-aş vedea este cel legat de Inspecţia Judiciară. CSM avea datoria să se
reocupe mult mai aplicat de a avea o Inspecţie Judiciară eficientă. Sigur, au avut probleme cu
personalul, însă se putea face mult mai mult. Am reuşit să reparăm această lipsă de aplicare
pe Inspecţia Judiciară în a doua parte a anului 2011, dar cred că se putea face mult mai
mult. În mod clar, avem nevoie de un inspector şef extrem de energic, foarte stăpân pe el şi
independent. Sper că acest lucru să îl avem odată cu intrarea în vigoare a noii legi. Fără un
inspector şef capabil să facă faţă tuturor presiunilor, indiferent din ce parte ar veni ele, foarte
bun profesionist şi care să aducă performanţă Inspecţiei Judiciare, dacă nu avem acest lucru,
din punctul meu de vedere, justiţia va avea un eşec.

Al doilea eşec pe care îl văd eu este cel legat de faptul că deşi am solicitat Ministerului Justiţiei,
noi, plenul CSM, să promoveze un proiect de lege privind privarea pensiilor de serviciu ale
magistraţilor corupţi şi ale personalului auxiliar corupt, care sunt dovediţi că au săvârşit
infracţiuni de corupţie, Ministerul Justiţiei nu a răspuns demersului nostru. De asemenea,
personal am mai avut o iniţiativă ca cei care sunt în conflicte de interese în cauze în care
structuri de parchet trimit în judecată inculpaţi să nu intre în astfel de cauze. Şi cu acest lucru,
pe care l-am făcut public, probabil că actualul ministru al Justiţiei sau un viitor ministru al
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Justiţiei ar putea relua temea aceasta, care cred că ar ajuta şi Justiţia până la urmă în a avea
o mai mare transparenţă în actul de justiţie.

Un alt eşec ar fi lipsa unei strategii comune cu Ministerul Justiţiei, stabilirea unor obiective

sau a unui calendar comun de acţiune. Un ultim eşec ar fi cel legat de Legea Răspunderii

Materiale şi modificările aduse Inspecţiei Judiciare - sigur, sunt şi lucruri bune în această lege

adoptată de Parlament - însă există şi un pericol imens: independenţa Justiţiei şi anume faptul

că ministrul Justiţiei devine titularul acţiunii disciplinare, adică un factor politic se implică în

funcţionarea Justiţiei, chiar în realizarea actului de justiţie, ceea ce este grav sau ar putea fi

grav pentru un ministru care ar putea exercita abuziv această atribuţie.

Întrucât majoritatea Curţilor de Apel din ţară şi-au prezentat
deja bilanţul de activitate pe anul 2011, iar dumneavoastră
aţi participat la multe discuţii cu magistraţii în cadrul acestor
reuniuni, ce aspecte grave v-au fost sesizate şi care ar fi cea
mai mare vulnerabilitate a sistemului judiciar din România?

Cea mai mare vulnerabilitate din care decurg toate celelalte vulnerabilităţi: volumul foarte

mare de activitate. Avem iarăşi un vârf istoric, din păcate, 3.100.000 de cauze înregistrate

pe rolul instanţelor în anul 2011, faţă de aproximativ 2.900.000 de cauze în 2010. Am crezut

că 2010 va fi un vârf. Nu, iată că anul 2011, datorită şi crizei social-economice, dar şi a unor

greşeli, să spunem, pe parcurs ale Executivului, avem această creştere explozivă de cauze.

Practic tot al treilea român din populaţia adultă se află în proces. Creşterea este de 7 %, însă o

creştere masivă s-a constatat la curţile de apel, 32,78 % faţă de 2010. Şi asta s-a datorat Legii

Micii Reforme. Aici ar fi fost necesar ca atunci când Ministerul Justiţiei a anunţat, cu foarte

mare pompă, această lege, care are părţi foarte bune de celeritate a proceselor, să fi corelat

cu o infrastructură şi mai ales cu alocarea de resurse umane adecvate. Adică să fi lăsat şi

sistemului să arate unde ar fi fost vulnerabilităţile pentru creşterea ce urma să vină şi să fi

propus ministrului, iar ministrul să dea un ordin de redistribuire de posturi şi suplimentare de

posturi. În orice caz, aceasta iarăşi ar trebui să fie o lecţie pentru intrarea în vigoare a noilor

coduri, să nu se mai repete această greşeală.
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Vulnerabilitatea priveşte exclusiv numărul mare de cauze şi
numărul mic de judecători?

Numărul mic de judecători şi o creştere explozivă la anumite categorii de instanţe. Nu s-au

luat în calcul efectele pe care le va avea Legea Micii Reforme, de aceea avem o creştere foarte

mare la curţile de apel. Sigur, avem o creştere şi la tribunale, pentru că creşterea la tribunale

la nivel naţional este de 9 %. La judecătorii este o cifră constantă, doar în jur de 1,5 %. (...)

Foarte multe cauze aflate inutil pe rolul instanţelor de judecată s-au înregistrat şi datorită

unor sincope de comunicare cu Executivul. Şi aici amintesc Legea privind taxa auto, noi am

venit cu un proiect de act normativ, care a rezultat în urma discuţiilor cu toţi colegii la nivelul

curţilor de apel şi tribunalelor, prin care am propus aplicarea unui instrument mult mai facil şi

mai uşor de implementat al acestei taxe auto, în acord cu decizia Curţii Europene de Justiţie.

În acelaşi timp, am atras atenţia Executivului că trebuie găsite soluţii de natură administrativă.

Trebuie să spun că pe rolul instanţelor se află peste 100.000 de cauze privind restituirea taxei

auto. Trebuia găsită o soluţie administrativă de restituire de către circumscripţiile financiare,

de cei care au colectat taxele auto, de restituire a sumelor, indiferent cum s-ar fi prevăzut

această restituire. Pentru că am ajuns în situaţia absurdă ca statul să plătească de două ori,

odată restituirea taxei auto şi, în al doilea rând, toate acele cheltuieli de judecată la care este

supus cetăţeanul. Adică cetăţeanul nu poate să meargă la circumscripţia financiară care a

colectat taxa, el trebuie să vină obligatoriu în instanţă, după ce parcurge procedura prealabilă

la circumscripţia financiară, în primă instanţă mai stă vreo câteva luni, după care alte câteva

luni în recurs, sigur că el câştigă, pentru că practica judiciară este constantă acum - iarăşi un

element pe care trebuia Executivul să îl aibă în vedere, pierde bani, pierde energie. Aceste

dosare încarcă rolul instanţelor, înseamnă hârtie consumată, salarii consumate, înseamnă

efort suplimentar, dar sunt şi cheltuieli de judecată la care este obligat statul şi sumele nu

sunt de neglijat dacă le totalizăm la aceste zeci de mii de dosare.

România a îndeplinit aproape toate condiţiile impuse prin
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Tratatul de Aderare la UE din 2007, iar pentru celelalte as-
pecte, până la raportul din vară, este posibil să se adopte
nişte măsuri de competenţa CSM-ului care să elimine orice
urmă de suspiciune la adresa Justiţiei române, spunea Alina
Ghica, preşedintele CSM. Care ar fi aceste măsuri şi ce
anume vizează?

România a realizat foarte multe din condiţionalităţile impuse de Tratatul de Aderare, dar încă

mai are de realizat din măsurile constatate în comun cu Comisia Europeană. Ceea ce constituie

Mecanismul de Cooperare şi Verificare, repet şi spun, cooperare, nu neapărat verificare, pentru

că aici noi cooperăm cu experţii Comisiei Europene, care de multe ori ne arată din exterior -

de multe ori poţi să vezi din exterior şi obiectiv - ceea ce se întâmplă în interior, unde sunt

problemele. Mai sunt multe de făcut, aşa cum spune şi doamna preşedintă, noi membrii aleşi

ai CSM sprijinim noua conducere în toate obiectivele pe care şi le propune, obiectivele oricum

sunt discutate în colectiv, sper să realizăm ceea ce ne propunem. Noi lucrăm la o politică

de personal pe termen scurt, să sperăm că în două-trei săptămâni să propunem domnului

ministru pe baza studiilor de impact suplimentarea schemelor de personal - studiile de impact

vorbesc de suplimentarea schemelor de personal - cu 416 judecători la nivel naţional, în

perspectiva intrării în vigoare a noilor coduri. Sigur, aici am putea discuta de noile Coduri

pentru că realizarea măsurilor pe care le propune Comisia Europeană sunt legate de intrarea

în vigoare a noilor Coduri. Trebuie să spun, cu oarecare amărăciune, că nu reuşim nicicum, aşa

cum am mai pomenit, să avem un calendar comun şi obiective toate comune toate instituţiile

implicate pe orizontală şi care au putere de decizie. Am avut date succesive de intrare în

vigoare a Codurilor. Ultima declaraţie a domnului ministru Predoiu este cea de intrare a noului

Cod de Procedură Civilă în 1 iunie 2012. Sigur, aici trebuie să fac remarca, sau să sperăm

că este o decizie care va fi împărtăşită şi de Parlament, dar în orice caz ideea este foarte

bună, de a cupla noul CPC de noile coduri - Penal şi de Procedură Penală. Viziunea ministrului

este de a intra în 1 iunie 2012 noul CPP şi celelalte două coduri undeva în primăvara anului

2013. Din păcate, trebuia să consulte şi sistemul de Justiţie dacă este pregătit pentru a în

vigoare în 1 iunie 2012. Eu spun că până nu asigură infrastructura necesară şi suplimentarea

schemelor de personal, cum spun studiile de impact, nu este adecvată intrarea în vigoare la
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o dată prestabilită. Sau da, avem o dată prestabilită, dar haideţi, aceasta a fost rugămintea

faţă de celelalte instituţii implicate, să avem asigurată infrastructura şi schemele de resurse

umane, conform previziunilor date de studiile de impact, nu invers, pentru că altfel păţim ca

în cazul Legii 202/2010, dar de această dată la o scară mult mai mare.

În ce situaţie ne-ar putea găsi Raportul pe justiţie din vară,
având în vedere inexistenţa unor dezbateri în Parlament în
acest moment, privind legile de adoptare a codurilor?

Aici iarăşi este o critică pe care nu am cum să nu o aduc clasei politice, inclusiv ministrului

Cătălin Predoiu. Domnia sa a anunţat în data de 5 ianuarie 2012 un calendar de intrare a

noilor coduri în vigoare. Sigur, până la urmă este decizia Parlamentului, nu este decizia unui

ministru, să fim serioşi. Asta pe de-o parte. Pe de altă parte, legat de acest lucru, nu am

personal certitudinea că Parlamentul va urma calendarul impus de un ministru din Executiv.

Şi chiar dacă ar fi aşa, ar fi, din punctul meu de vedere, pus sub semnul întrebării rolul

Parlamentului, pentru că nu ştiu cât timp ar mai rămâne de dezbătut legea de implementare

a noului CPC în Parlament. Rolul Parlamentului este de a dezbate legi, în comisii, sigur, de

specialitate. Ori să ne imaginăm că legea de implementare este un cod de procedură civilă

la scară mică, adică are foarte multe articole, se prevăd foarte multe modificări la chiar noul

CPP, pe secţiuni importante, ori este inadmisibil, sau este foarte dificil să nu ai o dezbatere şi

pur şi simplu să ridici mâna în plenul Parlamentului.

În aceste condiţii cum estimaţi că va fi raportul de Justiţie?

Nu ştiu cum va fi. Din punctul meu de vedere, şi aici revin la sondajul pe care l-a publicat

AGERPRES, iată că clasa politică se află la polul opus. Încrederea în Parlament, încrederea în

Preşedinţie şi încrederea în Guvern este foarte mică şi mică. Este acum şansa clasei politice

chiar şi pe acest palier al codurilor - care haideţi să ne gândim că vor modifica într-un fel sau
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altul viaţa cetăţenilor - să dea un semnal că vor purcede la dezbateri, că nu vor fi o anexă, pur

şi simplu, a Executivului, că vor invita specialiştii în drept de la instituţiile publice implicate să

participe la dezbateri, şi să contureze un calendar concret. În două-trei luni poate fi conturat

un calendar. Din punctul meu de vedere este nefezabilă data de intrare a noului CPC la 1

iunie 2012, mai degrabă toamnă sau primăvara anului 2013 pentru a lăsa timp şi sistemului

să se pregătească, să aducă schemele de personal, să promoveze de la instanţele inferioare

magistraţi, să aducă oameni noi în sistem, aşa cum prevăd studiile de impact, să asigur

pregătirea profesională, să primească bani de la guvern pentru a asigura seminarii, pregătiri

profesionale. Dar pentru aceasta, sigur, trebuie să stăm toţi la masă, instituţiile implicate, şi

să discutăm.

Vorbeaţi de o centralizare tot mai mare a puterii în mâna
ministrului Justiţiei şi de lipsa de dialog care a existat şi pe
vremea mandatului dvs. de preşedinte al CSM. Vedeţi o re-
zolvare a acestei probleme, ma i ales că cele două structuri
sunt parte ale aceluiaşi sistem?

Ceea ce din păcate am constatat cu foarte multă surprindere la începutul mandatului, deşi
sincer să vă spun aveam date anterior despre ceea ce se întâmplă, există un lucru bizar
la nivelul funcţionării instituţiilor publice româneşti: parcă fiecare instituţie aleargă doar pe
culoarul propriu, nu are perspectiva obiectivului pe care îl are atunci când aleargă pe culoarul
propriu, nu înţelege să colaboreze cu celelalte instituţii decât de multe ori de formă, de multe
ori ai impresia că unele instituţii publice se află pe picior de război, ori acest lucru nu face
decât să blocheze deciziile care trebuie luate, inclusiv din sistemul de Justiţie. Deciziile nu pot
fi luate decât în comun. Sunt chestiuni care se iau partajat, decizii partajate, spre exemplu
ministrul Justiţiei face afirmaţii, repet, bizare, cum că Executivul şi Parlamentul şi-au făcut
treaba, că au dat legile necesare, adică noile coduri, şi că de data aceasta e doar treaba
Justiţiei să treacă la treabă. Da, este treaba Justiţiei să treacă la treabă, trebuie să pună
umărul, va trebui să aibă cea mai mare contribuţie aici, dar în acelaşi timp cum poţi să spui că
eşti degrevat când trebuie să asiguri infrastructura.

Studiile de impact vorbesc de sume consistente pentru asigurarea sălilor de judecată. Spre

exemplu, numai la Curtea de Apel Cluj Napoca este nevoie de 1.300 de metri suplimentar, ori

4.000 lei cât prevede studiul de impact un metru pătrat ca şi cost, vă daţi seama, costurile

sunt foarte consistente, foarte mari. După aceea, suplimentarea schemelor de personal
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pentru a fi puse în vigoare codurile, trebuie să le asigure Guvernul. De unde le asigură? În ce

ritm le asigură? Nu am văzut o astfel de propunere concretă. Am văzut un plan de acţiune

extrem de general, dar nu am văzut aplecarea asupra unei problematici extrem de importante.

Ne vom trezi iarăşi cu improvizaţii, vor intra noile coduri în vigoare, vom fi într-un semiblocaj,

instanţele, şi sigur până la urmă cel care va suferi va fi justiţiabilul, lucru de care ne-am putea

dispersa dacă am putea să stăm la aceeaşi masă, să discutăm fiecare ce are de făcut.

Ce vă împiedică să staţi la aceeaşi masă, să discutaţi?

Noi am mai propus astfel de întâlniri. Din păcate am fost ocoliţi. Probabil că există anumite

frustrări din anul 2009, când a fost acel protest al magistraţilor. Tocmai acest lucru ar fi trebuit

să împingă toate instituţiile publice la un dialog. Inclusiv CSM-ul, Ministerul Justiţiei. Repet, ai

impresia de multe ori că unele instituţii se află pe picior de război. Păcat. Propuneri am avut,

o propunere a fost acceptată, dar nu a fost continuată, ca şi cu multe alte acţiuni, din păcate.

Am avut în noiembrie, dacă vă mai amintiţi, sau sfârşitul lui octombrie, la propunerea noastră,

o întâlnire prezidată chiar de domnul Traian Băsescu, preşedintele României, la Ministerul

Justiţiei. Era acea întâlnire a unui grup interinstituţional care îşi are fundamentul într-o HG din

2010. Din 2010, acel grup interinstituţional, cu obiective concrete pentru reforma în Justiţie,

în general pentru îndeplinirea tuturor măsurilor prevăzute în Mecanismul de Cooperare. De la

jumătatea anului 2010acel grup nu s-a mai întrunit, la cererea noastră s-a întrunit în octombrie

tocmai pentru a avea în

vedere această colaborare şi cooperare interinstituţională, dar din octombrie până azi acel

grup nu s-a mai întrunit.

Totuşi, din perspectiva intrării în vigoare a noilor coduri, cel
puţin cele trei care nu sunt nici măcar adoptate în momentul
de faţă, nu ar fi necesar un dialog? Pentru că se produce o
modificare de sistem care va afecta România cel puţin 100
de ani.
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Sigur ar fi necesar un dialog. Şi sunt instrumente. Tocmai asta spuneam, că sunt instrumente.

Un instrument ar fi fost tocmai acest grup interinstituţional bazat pe acea HG din 2010.

Ministerul Justiţiei s-a rezumat la a face un plan de acţiune. De ce? Pentru că trebuia să

vină Raportul intermediar al Mecanismului de Cooperare şi Verificare. Acea propunere a venit

înainte de întocmirea raportului. Ori, haideţi să trecem de acţiuni făcute doar pentru a bifa

ceva. Să ne concentrăm pe acţiuni concrete care să se finalizeze cu efecte benefice pentru

ceea ce ne propunem cu toţii. A trimite un plan general fără perspectivă nu este o soluţie.

Aici trebuia să stăm toţi, să discutăm, fiecare să vină cu partea sa de contribuţie şi iată, avea

instrumentul necesar, după care să concretizăm un plan de acţiune concret: de ce finanţe

dispunem, pe ce perioadă, cât alocăm resurse financiare, cât putem suplimenta schemele de

personal, pentru că şi noi trebuie să facem concursuri, nu putem să facem 20 de concursuri în

2012, ci doar 5 sau 6, de promovare şi de aducere în sistem a oamenilor noi. Şi toate acestea,

sigur că trebuiau puse cap la cap. Nu avem acest cadru din păcate.

De ce rezultatele verificărilor efectuate de inspecţia judi-
ciară cu privire la situaţia dosarelor de mare corupţie, aflate
pe rolul instanţelor de judecată, nu au fost făcute însă pub-
lice?

Raportul, repet, din informaţiile pe care le am de la Inspecţia Judiciară, este finalizat. Urmează

să fie supus discuţiei. Eu, sincer, l-aş vedea a fi un raport pe care să-l discutăm public. În ce

sens? Adică, la secţie să aibă acces online, pentru că noi avem transmitere online, massmedia,

societatea civilă, ba mai mult, Raportul să fie publicat cu o zi înainte pentru a lua contact şi

mass media cu privire la conţinutul acestui Raport. Aşa ar fi corect. Nu este în interesul numai

a sistemului de justiţie, ci a întregii societăţi româneşti, să vedem cum funcţionează justiţia pe

un astfel de palier extrem de important. Nu ştiu cum, pentru că nu mai administrez eu secţia

de judecători din punct de vedere al conducerii, dar sper să se realizeze acest lucru.
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Sunteţi de acord cu propunerea europarlamentarului Mon-
ica Macovei de introducere de sancţiuni pentru judecătorii
care tergiversează soluţionarea cauzelor până la prescripţia
faptelor?

Orice propunere poate fi discutată. Doamna europarlamentar a mai avut astfel de propuneri,

unele foarte bune, chiar. Eu aş spune un lucru: a fost pierdut un moment extrem de important.

Nu au existat dezbateri serioase în Senat pe legea răspunderii disciplinare a magistraţilor, ci

doar în Camera Deputaţilor. În Camera Deputaţilor proiectul de lege a căzut. În Senat a trecut

cu o largă majoritate deşi, repet, el nu a fost discutat, din punctul meu de vedere, de data

aceasta o spun ca cetăţean. Poate că ar fi bine, în chiar partidul domniei sale, din care face

parte întrun fel sau altul şi ministrul Cătălin Predoiu, să propună astfel de discuţii. Şi sigur,

după aceea să se discute şi cu sistemul de Justiţie.

Magistraţii spun că în mandatul dvs. a început o curăţare
a Justiţiei, de la judecătorii, de la Înalta Curte de Casaţie şi
Justiţie. Era necesară o astfel de acţiune şi de ce?

Sigur, acum putem vorbi de curăţire. Ea a fost efortul tuturor colegilor din CSM, trebuie să vă

spun, nu a fost doare decizia mea ca preşedinte. Eu am avut doar atribuţii administrative. Ce

este adevărat însă e faptul că am fost transparenţi. Cât am putut, cât am ştiut, cât ne-am

priceput. Tocmai pentru că ne-am decis să nu mai lăsăm lucrurile să se întâmple după uşile

închise. Cred, sincer, că acest lucru a însemnat un progres, inclusiv pentru Justiţie, şi chiar

benefic pentru Justiţie, pentru că iarăşi revin la ideea pe care am spus-o anterior, e chiar în

beneficiul magistraţilor, marea lor majoritate integri şi necorupţi să-i arate cu degetul pe cei

care nu sunt integri şi pe cei corupţi.

Totuşi, până nu aţi venit dumneavoastră la conducerea CSM,
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aceste lucruri ori nu erau foarte vizibile, poate se întâmplau,
dar nu s-a dat atâta amploare, mă refer inclusiv la cazul
judecătoarei de la Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie.

Las societatea civilă şi mass-media să analizeze ceea ce a fost înainte şi ceea ce a fost anul

trecut din punctul ăsta de vedere.

Avem un sistem corupt?

Nu, nu avem un sistem corupt, însă avem corupţi. Cifra lor, pot să spun, că este una marginală

din totalul magistraţilor. Dar chiar şi acea marginalitate, mică, de 10-15 corupţi dovediţi, pe

an, ajunge să strice imaginea întregului sistem. Şi tocmai de aceea CSM-ul are datoria, pentru

că este garantul independenţei Justiţiei şi trebuie să-i apere, din punctul ăsta de vedere, pe

toţi magistraţii, să ia atitudine împotriva unor astfel de cazuri, chiar şi cu caracter general. E

bine să nu se mai întâmple aşa, pentru că uitaţi ce se poate întâmpla.

Aceste acţiuni, care au devenit vizibile în presă, v-au atras
şi antipatii?

Sper că nu, deşi poate că a existat la început o anumită neînţelegere a unor magistraţi, eu spun

că acum şi-au dat seama că e spre binele lor să se întâmple aşa, adică să fim mai vocali, să

spunem public, să arătăm cu degetul atunci când sunt probleme în sistem şi să le şi rezolvăm,

nu numai să arătăm cu degetul, şi acest lucru se reflectă, iată - şi le spun acelor magistraţi

- se reflectă tocmai în creşterea încrederii populaţiei în Justiţie. Sigur nu trebuie să ne oprim

aici. Trebuie să mergem mai departe pe acest drum, repet, Comisia Europeană a lăudat faptul

că avem o strategie de integritate în sistem. Trebuie acum să-l şi implementăm, şi trebuie să

urmărim implementarea, şi sunt convins că actuala conducere va continua drumul început
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anul trecut.

Aceasta înseamnă că există o tendinţă de curăţare a sis-
temului?

Curăţarea vine deja cred din automatism, pentru că, repet, majoritatea magistraţilor sunt
corecţi şi integri. Faptul că aceste lucruri se fac publice îi determină încă o dată în plus să fie
mult mai atenţi.

AGERPRES

1.2.90 Ordinea de zi a Colegiului Prefectural (2012-02-28 07:55)

Miercuri, 29 februarie, de la ora 12:30, sala mare a Prefecturii găzduiește ședința Colegiului
Prefectural. Pe ordinea de zi sunt următoarele rapoarte care vor fi prezentate public:

1. Raport de evaluare a activităţii Inspectoratului de Poliţie Judeţean Mureş în anul 2011.
Prezintă: - inspectorul şef al Inspectoratului de Poliţie Judeţean Mureş.

2. Activitatea organizată şi desfăşurată de Centrul Militar JudeţeanMureş privind promovarea
profesiei militare la nivelul judeţului Mureş şi recrutarea tinerilor pentru instituţiile militare
de învăţământ şi pentru ocuparea posturilor vacante de soldaţi voluntari din M.Ap.N. Prez-
intă: - comandantul Centrului Militar Judeţean Mureş.

3. Finalizarea plăţilor SAPS Campania 2011. Pregătirea Campaniei 2012 de preluare a
cererilor SAPS. Prezintă: - directorul executiv al Agenţiei de Plăţi şi Intervenţie în Agri-
cultură – Centrul Judeţean Mureş.

4. Date provizorii ale recensământului populaţiei şi locuinţelor 2011 în judeţul Mureş. Prez-
intă: - directorul executiv al Direcţiei Judeţene de Statistică a Judeţului Mureş.
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1.2.91 Studenții UMF ies astăzi în stradă la ora 16:00 (2012-02-28 08:47)

Astăzi, studenții UMF sunt așteptați să protesteze în fața universității începând cu ora
16:00. Ei vor protesta pașnic împotriva amestecului Ministerului Educației în organizarea și
conducerea UMF. Pe de altă parte Ministrul Educației Cătălin Baba este așteptat astăzi la
Tîrgu-Mureș, pentru a se interesa personal de situația de la UMF. Între timp, aseară pe siteul
Ligii Studenților Tîrgu-Mureș, care cuprinde în special studenții români de la medicină, a fost
postată următoarea scrisoare deschisă:

Dragi colegi maghiari,

Mă adresez vouă direct fiindca voi puteţi întelege acest lucru cel mai bine. De ce nu
vă apăraţi acum drepturile şi îi lăsaţi pe aceşti şarlatani să distrugă o universitate
care reprezintă ceea ce vreţi voi din viitor? Tot timpul aţi fost uniţi, şi v-aţi apărat
drepturile ca minoritate… Şi acum, când conducatorii care ar trebui să vă reprezinte
vă vor răul, adica să işi bată joc de educaţia voastră, care nu va mai fi compatibilă
cu sistemul medical din Romania, nu reacţionaţi. Chiar daca nu sunteţi mândrii de
Romania, din cauza istoriei, e totusi ţara voastra, unde locuieşte familia voastră, şi
e o tara care va poate oferi un viitor.

De ce îi lasati să işi bată joc de parinţii voştri, care muncesc de dimineata până
seara să vă poată trimita în Tîrgu Mureş la studii şi atunci cand terminati anul 6
să le spuneţi ca nu vă puteţi angaja în Romania fiindca nu vă descurcaţi în limba
română şi să fiţi obligaţi să mergeţi în Ungaria sau in alte tări din Europa? Daca
ne separam, ne desfinţăm, aşa a zis ministrul Baba si aşa este, nu o sa mai existe
pentru studenţii maghiari medicină dentară, farmacie, iar la medicină generală o sa
fie doar 70 de locuri. Aceasta este bataia de joc la care vă supuneţi si nu spuneţi
nimic … Nimeni nu vă spune adevărul, ci doar promit că o să fie mai bine când o să
invăţaţi in limba maghiară tot însă nu e adevarat! nu o să vă fie mai bine.

Daca voi nu ne vreţi, noi vă vrem! Voi nu vă daţi seama cât de mult înseamnă să fim
împreună, fiindcă eu ca român, dacă vreau să practic în Tîrgu Mureş, am nevoie să
învăţ limba maghiară de la voi şi voi să practicaţi trebuie de la noi sa invatati limba
română. Aşa că noi studenţii, români şi maghiari, nu trebuie să ne consideram rivali
ci să trăim într-o simbioză, să profităm unul de celalalt.

Daca voi nu vreţi să iesiţi în stradă pentru drepturile voastre din diferite motive , noi
o să ieşim fiindcă nu o să pierdeţi doar voi de la această separare, ci o să pierdem
şi noi. O să vă pierdem pe voi. Sper să ne unim! Nu putem merge mai departe în
rivalitate, noi suntem viitorul acestei ţări, care fără prietenie şi înţelepciune o să fie
sortită autodistrugerii.

Cu respect,
Dogar Cătălin Moise
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Dacă doriţi informaţii suplimentare vă stau la dispozitie oricând
Dogar.catalin@yahoo.com

comentator (2012-02-28 20:06:21)
la inspectoratul scloar se fac listele de aleg[tori ,altfel cum se explica solocitarea de la toate scolile a
adreselor cu domiciliu si numere de telefon a tuturor profesorilo dup[ ce saptpm[na trecuta s-a cerut
cele ale profesoarelor . Vezi site ul ISJ

cornel imizice (2012-03-12 11:11:08)
Aceasta scrisoare deschisa este un exemplu cum adevarul poate fi exprimat foarte simplu. Va
multumesc.

1.2.92 DNA în percheziție la Administrația Apelor (2012-02-28 10:10)

Săptămâna trecută procurorii Direcției Naționale Anticorupție au fost la sediul Adminis-
trației Bazinale de Apă (ABA) Mureș, de unde au ridicat documente legate de licitațiile și
achizițiile publice de anul trecut. Informația a fost confirmată abia săptămâna asta de către
conducerea ABA Mureș. Purtătorul de cuvânt Călin Fokt ne-a făcut următoarele precizări:

În data de 22 februarie a fost la noi o comisie formată din doi comisari de la Direcția
Națională Anticorupție Serviciu Teritorial Mureș. Nu știu dacă a fost o percheziție
sau o verificare la fața locului. Într-adevăr s-au ridicat documente și înscrisuri legate
de achiziții și licitații publice din anul 2011. Au fost ridicate atât documente de
la membrii conducerii, cât și de la serviciul de specialitate. Nu a fost solicitată
nici o declarație în acest sens și n-a fost invitat la sediul DNA niciun salariat de la
noi. Ei doar s-au prezentat, au spus care este motivul, au luat documentele care îi
interesau și urmează să-și facă procedurile. Dacă face bine la această informare,
vreau să precizez că apreciem profesionalismul celor doi comisari. N-au amenințat,
n-au zdrăngănit cătușe, cum am auzit prin oraș.
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Procurorii DNA încă n-au emis nici o comunicare oficială în această speță.

1.2.93 Aeroportul în pericol de desfiinţare (2012-02-29 08:06)

Directorul Aeroportului Transilvania din Târgu Mureş, Petru Ştefan Runcan, a declarat
marţi, într-o conferinţă de presă, că noile condiţii propuse de Consiliul Judeţean Mureş pentru
administrarea aeroportului ar putea duce la pierderea autorizării acestuia. Runcan a spus
că prevederile Ordonanţei de Urgenţă 109/2011 privind guvernanţa corporativă nu sunt
aplicabile aeroportului din Târgu Mureş, care este o regie autonomă cu specific deosebit de
interes naţional, reglementată prin Hotărârea de Guvern 398/1997. Acesta a arătat că liderii
Consiliului Judeţean Mureş susţin însă aplicarea ordonanţei, deşi nota de fundamentare a
Guvernului României referitoare la adoptarea OUG 109/2011 nu are în vedere modificarea sau
abrogarea HGR 398/1997. Potrivit lui Runcan, documentul modifică unele reguli ale sistemului
de administrare şi control în cadrul întreprinderilor publice, precum şi raporturile dintre
autoritatea publică tutelară şi organele întreprinderii publice, între Consiliul de Administraţie,
directori, acţionari şi alte persoane interesate, dar că aeroportul este exclus de la aceste
prevederi, deoarece desfăşoară activităţi de interes naţional cu specific deosebit pentru
apărare, ordine publică şi siguranţă naţională.

În plus, susţine directorul aeroportului, proiectul Consiliului Judeţean Mureş de implementare
a acestei ordonanţe ar conţine 21 de puncte neconforme cu legislaţia aeronautică. Petru
Ştefan Runcan a mai sus că schimbarea administratorului, aşa cum doreşte Consiliul Judeţean
Mureş, contravine legilor speciale, care prevăd că administrarea unui aeroport se realizează de
persoane care trebuie să îndeplinească o serie de condiţii speciale, iar prin forţarea aprobării
proiectului de hotărâre a CJ Mureş, se va ajunge la încetarea activităţii unităţii aeroportuare.
El a declarat că există interese pentru desfiinţarea aeroportului din Târgu Mureş, însă nu a
precizat cine sunt cei care doresc acest lucru.

Proiectul de hotărâre referitor la aplicarea OUG 109/2011 privind guvernanţa corporativă
pentru Aeroportul ’Transilvania’ Târgu Mureş va intra miercuri pe ordinea de zi a CJ Mureş.
Specialiştii invitaţi la conferinţa de presă susţin că aplicarea prevederilor OUG 109/2011 atât
în general cât şi doar la nivelul organelor de conducere (art.18) duce la deconsiderarea speci-
ficului deosebit şi al complexităţii activităţii regiei autonome, cu efecte asupra autorizaţiei de
funcţionare a Aeroportului.

Potrivit acestora, conducerea actuală a Aeroportului Transilvania Târgu Mureş este aprobată-
confirmată de Autoritatea Aeronautică Civilă Română (AACR) prin acordarea autorizaţiei de
funcţionare, care nu este transmisibilă, fiind eliberată în funcţie de capacităţile profesionale
testate ale administratorului în funcţiune.

AGERPRES
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1.2.94 Protest împotriva desființării UMF Târgu Mureş (2012-02-29 08:16)

[1] Aproximativ 200 de studenţi şi cadre didactice de la Universitatea de Medicină şi
Farmacie (UMF) Târgu Mureş au protestat, marţi, timp de o oră, împotriva separării pe
criterii etnice a instituţiei de învăţământ. Pe parcursul protestului, Liga Studenţilor Târgu
Mureş a adunat semnături de la studenţi şi cadre didactice pentru a le înainta Ministerului Edu-
caţiei prin care îşi exprimă dezacordul faţă de implicarea politicului în problemele universităţii.

„Ne-am adunat astăzi aici, studenţii din UMF Târgu Mureş, români şi maghiari deopotrivă,
pentru a protesta paşnic, apolitic, faţă de situaţia care se întâmplă momentan la noi în univer-
sitate. Cu această ocazie noi avem un tabel în care strângem semnături de la colegii noştri
referitoare la respectarea autonomiei universitare la Târgu Mureş, neimplicarea politicului
în autonomia UMF din Târgu Mureş, nesepararea învăţământului pe criterii etnice în cadrul
universităţii noastre, recunoaşterea Cartei UMF şi recunoaşterea alegerilor de la UMF din Târgu
Mureş. Până în acest moment am strâns peste 150-200 de semnături şi suntem aici de 20 de
minute”, a declarat Dan Zolog, preşedintele Ligii Studenţilor Târgu Mureş. Acesta a spus că
studenţii medicinişti din Târgu Mureş vor continua să strângă semnături şi apoi le vor trimite
Preşedinţiei şi Ministerului Educaţiei.

„Este o manifestare pe care studenţii au iniţiat-o. Ştiţi din totdeauna că studenţii au avut
un simţ civic foarte bine dezvoltat, dovada este şi această ocazie. La această manifestare,
precum vedeţi, au aderat şi multe cadre didactice. Până la urmă, şi unii şi alţii transmit
un singur mesaj şi anume că implicarea politicului într-o universitate este inutilă, poate să
devină şi periculoasă şi este contraproductivă. Toţi, până la urmă, vor să se termine cu aceste
probleme care există şi să putem intra într-o stare de normalitate. Cred că ăsta este mesajul
pe care ei îl transmit presei, oamenilor din jur, pentru că avem parte nu doar de un fenomen
care ţine de zona didactică, ci de un de un fenomen social care poate să ia dimensiuni pe
care uneori nu le putem dimensiona pe adevărat. Aşadar încât daţi-le credit studenţilor
pentru, că de regulă, ei ştiu ce fac”, a declarat noul rector al UMF Târgu Mureş, prof.univ.dr.
Leonard Azamfirei. Acesta a spus că, marţi, la universitate este aşteptat să sosească ministrul
Educaţiei, Cătălin Baba, şi că vor avea loc discuţii care vizează viitorul UMF Târgu Mureş.

„Ştiu că va veni în această seară (aseară -n.r.) şi vor avea loc discuţii pe această temă, nu ştiu
cu ce mesaj va veni ministrul Educaţiei. Ministerul nu vine să negocieze cu noi crearea liniei
maghiare, pentru că învăţământul în limba maghiară există în acest moment. Probabil că
vine să discute anumite probleme administrative legate de carta universităţii”, a spus rectorul.

Azamfirei a precizat că în urmă cu două zile au fost trimise la Ministerul Educaţiei documentele
care atestă alegerea sa în fruntea UMF Târgu Mureş şi că în termen de 30 de zile ministerul
trebuie să valideze sau să invalideze alegerile. În privinţa Cartei Universităţii, despre care
liderii UDMR susţin că nu ar fi validă, Leonard Azamfirei a spus că aceasta este în litigiu,
instanţa de judecată, care va decide asupra legalităţii documentului.
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Em Lori (2012-03-05 18:16:18)
Something of this kind only happens in Romania and a few other balcanic countrys, where people
protest against ‘ethnic segregation’ when a community from a different ethnic backround is demanding
it’s rights to education and the right to self organize.Learn, it’s two different things when a group is just
trying to distance itself from the mass and when it’s about an ethnic group demanding freedom.This
kind of activity shows continuity in Romania for the assimilation politics that was initiated mostly
during communism.This is not the european way of dealing with cultural differences.Far from it.. Reply

1.2.95 Campania 112 a fost un succes (2012-02-29 08:33)

Scrisoare deschisă adresată presei românești

Vă mulțumesc pentru colaborarea excelentă, într-un veritabil parteneriat, și pentru profe-
sionalismul pus în slujba informării corecte a cetățenilor cu prilejul acțiunilor de promovare
a Numărului unic de urgente 112. Ultimul sondaj Eurobarometru al Comisiei Europene arată
că România a înregistrat succese importante în popularizarea numărului 112, nivelul de
cunoaștere este cel mai ridicat din Uniunea Europeana, iar țara noastră se află pe primul loc
în domeniul informării cetățenilor.

Sistemul Național Unic pentru Apeluri de Urgență 112 a devenit unul dintre cele mai presti-
gioase și de încredere servicii puse de către stat în slujba salvări vieți oamenilor, a protejării
proprietății și a mediului. Acest lucru se datorează, în mare măsură, colaborării cu instituțiile
media, cu jurnaliștii, fără de care nu am fi izbândit în demersurile noastre de informare și
educare. Presa a acordat sprijin necondiționat și permanent campaniilor desfășurate în rândul
elevilor, al turiștilor, dar și cu prilejul celorlalte acțiuni 112, fapte ce se reflectă în rezultatele
foarte bune obținute de România la nivelul Uniunii Europene.

Sperăm să considerați acest lucru drept o mândrie pentru România ca stat membru al Uniunii
Europene.

Directorul Serviciului de Telecomunicații Speciale

General Marcel Opriș
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1.2.96 Consultanță pentru agricultori și mici întreprinzători
(2012-02-29 08:41)

Un nou ONG care consiliază agricultorii și micii întreprinzători își va deschide joi activitatea la
Tîrgu-Mureș. Mai multe detalii puteți găsi în comunicatul de presă emis chiar de organizație,
pe care îl redăm mai jos:

Fundatia LAM, cu sediul în Ilieni, sprijină începând din 1992 dezvoltarea regiunii
din centrul Transilvaniei prin activitatea de creditare, consultanţă de specialitate şi
cursuri de dezvoltare pentru adulţi. Astfel, au fost acordate peste 4800 de credite
în valoare de aproximativ 20 milioane de EUR, respectiv 4500 de persoane care
au participat la cursurile noastre. Urmând o dezvoltare progresivă am înfiinţat mai
multe birouri locale, astfel încât astăzi suntem prezenţi în Sfântu Gheorghe, Cernat,
Miercurea Ciuc, Odorheiu Secuiesc şi Gheorgheni.

Acum a sosit momentul ca şi în Târgu Mureş să deschidem un birou, putând astfel
întâmpina mai uşor nevoile agricultorilor şi întreprinzătorilor mici şi mijlocii din
regiune. Deschiderea oficială şi conferinţa de presă va avea loc joi, 1 martie
2012, ora 11:00, în noul sediu nostru din Târgu Mureş situat pe strada Bolyai
numărul 3.

Kató Béla

preşedintele Fundatiei LAM

Kotró Adél
directorul Societăţii de Finanţare Rurală LAM IFN SA
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1.2.97 Raport: alocarea banilor publici către ONG-uri (2012-02-29 11:12)

Centrul pentru Dezvoltare Socială a dat publicității un raport legat de modul în care
primăriile orașelor din Regiunea Centru au alocat bani de la buget ONG-urilor în intervalul
2010-2011. Vă prezentăm mai jos o sinteză a raportului:

Metoda principală de colectare a informaţiilor: cereri de informaţii adresate de Centrul pentru
Dezvoltare Socială CEDES în baza Legii nr. 544/2001 privind liberul acces la informaţiile
de interes public. Cererile de informaţii au fost transmis în format electronic şi s-a solicitat
răspuns tot în format electronic.

În perioada 22 septembrie 2011-27 ianuarie 2012, Centrul pentru Dezvoltare Socială CEDES a
transmis cereri de informaţii de interes public către toate cele 57 localităţi urbane din regiunea
Centru (oraşele şi municipiile din judeţele Mureş, Alba, Sibiu, Braşov, Covasna şi Harghita). La
unele autorităţi publice din regiunea Centru s-a revenit cu noi cereri de informaţii, principalele
cauze fiind lipsa de răspuns şi informaţiile incomplete furnizate.

Unele din autorităţile publice care au primit cererea de informaţii au menţionat şi alte aspecte,
cum ar fi:

- faptul că acordă sprijin financiar de la bugetul local şi pentru alte activităţi nonprofit, în baza
altor reglementări (ex. Municipiul Braşov);
- sumele plătite (absorbite) din totalul fondurilor alocate de la bugetul local pentru finanţări
nerambursabile în baza Legii nr. 350/2005 (ex. Municipiul Sibiu);
- faptul că susţin financiar asociaţii şi fundaţii din mai multe domenii în baza unor protocoale
aprobate în cadrul Consiliului Local (ex. Oraşul Luduş);
- hotărârile Consilului Local prin care s-a aprobat şi modificat Regulamentul privind regimul
finanţărilor nerambursabile alocate de la bugetul local pentru programe şi proiecte culturale
nonprofit (ex. Municipiul Mediaş care nu a acordat încă astfel de finanţări, chiar dacă consilierii
locali au aprobat regulamentul).

Legea nr. 350/2005 privind regimul finanţărilor nerambursabile din fonduri publice alocate
pentru activităţi nonprofit de interes general permite autorităţilor publice locale să atribuie
contracte de finanţare nerambursabilă din sumele alocate de la bugetele locale exclusiv pe
baza selecţiei publice de proiecte.

Datele cercetării relevă modul în care oraşele şi municipiile din regiunea Centru au fost
preocupate să ofere finanţări nerambursabile de la bugetele locale prin folosirea sistemului
concurenţial, dar şi domeniile în care autorităţile publice respective au decis să aplice selecţia
publică de proiecte în perioada analizată.

Mai puţin de jumătate din localităţile urbane ale regiunii Centru (43,9 %) au
menţionat că au acordat finanţări nerambursabile de la bugetul local în baza Legii
nr. 350/2005.

Aproape 30 % din orașele și municipiile regiunii Centru (29,8 %) nu au acordat
niciodată finanțări nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005. În
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plus, 2 municipii din regiunea Centru (Sighișoara și Alba Iulia) au sistat acordarea de finanțări
nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005.

26,3 % din localitățile urbane situate în regiunea Centru nu au răspuns la cererea de informații
transmisă de Centrul pentru Dezvoltare Socială CEDES. Altfel spus, aproximativ o localitate
urbană din patru nu a transmis răspunsul la cererea de informații.

În anul 2010, cele mai multe localități urbane ale regiunii Centru au acordat finanțări neram-
bursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 pentru următoarele domenii: sport,
cultură, culte, social și tineret.

Ponderea orașelor și municipiilor din regiunea Centru care au acordat finanțări nerambursabile
de la bugetul local în anul 2010 pentru un anumit domeniu

Ponderea localităților urbane din regiunea Centru care acordă finanțări nerambursabile pt.
domeniul respectiv:
1 Sport 36,8 %
2 Cultură 26,3 %
3 Culte/religie 14,0 %
4 Social/asistență socială 10,5 %
5 Tineret 7,0 %
6 Altele* 9,0 %
educație, știință, recreere, medical sau organizarea zilelor școlilor

În anul 2010, cea mai mare parte din orașele și municipiile regiunii Centru (35,1 %) a acordat
finanțări nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 pentru domenii
distincte. Domeniile mixte (compuse din două sau mai multe sub-domenii) au fost finanțate
de 7,1 % din localitățile urbane al regiunii Centru.

Aproximativ 10 % din localitățile urbane situate în regiunea Centru au acordat în anul 2010
finantări nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 doar pentru un singur
domeniu.

Tabelul 3. Localitățile urbane din regiunea Centru care au acordat în anul 2010 finanțări
nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 doar pentru un singur domeniu

Localitatea Județul Domeniul unic
1 Sighișoara Mureș Cultură
2 Sărmașu Mureș Socio-Medical
3 Teiuș Alba Sport
4 Brașov Brașov Sport
5 Ghimbav Brașov Sport
6 Gheorgheni Harghita Sport

28,1 % din orașele și municipiile regiunii Centru au alocat sume inegale de la bugetul local
pentru domeniile finanțate în anul 2010, iar 3,5 % din localităţile urbane au finanțat unele
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domenii în mod egal.

Modul în care localitățile urbane din regiunea Centru au acordat sprijinul financiar în anul 2010:

Tip sprijin Ponderea localităților urbane din regiunea Centru care..
Au alocat banii în mod diferit pe domenii 28,1 %
Au finanțat un singur domeniu 10,5 %
Au finanțat două domenii în mod egal 3,5 %
Nu au raspuns la cererea de informatii 26,3 %
Nu au acordat finantari nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 31,6 %

Ponderea orașelor și municipiilor din regiunea Centru care au acordat finanțări nerambursabile
de la bugetul local în anul 2011 pentru un anumit domeniu

Domeniul Ponderea localităților urbane din regiunea Centru care acordă finanțări neram-
bursabile pentru domeniul respectiv:
1 Sport 36,8 %
2 Cultură 22,8 %
3 Culte/religie 10,5 %
4 Social/asistență socială 8,8 %
5 Tineret 7,0 %
6 Altele* 12,5 %
educație, știință, recreere, medical, mediu sau organizarea zilelor școlilor

În anul 2011, cele mai multe localități urbane ale regiunii Centru au acordat finanțări neram-
bursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 pentru următoarele domenii: sport,
cultură, culte, social și tineret. Dar față de anul 2010, a scăzut numărul localităților urbane
care au acordat finanțări nerambursabile de la bugetul local pentru cultură sau culte.

Localitățile urbane din regiunea Centru care în anul 2011 au scos de la finanțare domenii
pentru care s-au acordat finanțări nerambursabile de la bugetul local în anul anterior

Localitatea Județul Domeniile eliminate Observații
1 Sighișoara - Mureș - Cultură. Nu a mai acordat finanțări nerambursabile pentru niciun
domeniu
2 Aiud - Alba - Culte. A acordat finanțări nerambursabile doar pentru sport
3 Săcele - Brașov - Culte și cultură. A acordat finanțări nerambursabile doar pentru sport

Față de anul 2010, în anul 2011 a crescut numărul municipiilor care au acordat finanțări
nerambursabile de la bugetul local pentru domenii unice. Doar o localitate urbană (municipiul
Odorheiu-Secuiesc) și-a lărgit în anul 2011 plaja domeniilor pentru care s-au acordat finanțări
nerambursabile de la bugetul local față de anul anterior. Astfel, în anul 2011 au fost prevăzute
finanțări nerambursabile pentru încă două domenii: Mediu și Promovarea activităţilor fizice şi
a unui mod de viaţă sănătos-Activ.

În anul 2011, o treime din orașele și municipiile regiunii Centru (33,3 %) a acordat finanțări
nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 pentru domenii distincte.
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Tendința este aceeași cu cea înregistrată în anul anterior, chiar dacă într-o ușoară scădere.
Domeniile mixte (compuse din două sau mai multe sub-domenii) au fost finanțate de 7,1 %
din localitățile urbane al regiunii Centru, același procent înregistrat în anul 2010.

Și în anul 2011, cele mai multe orașe și municipii au acordat în mod inegal sprijinul financiar
pentru domeniile finanțate. În anul 2011 a crescut numărul localităților urbane care au
acordat finanțări nerambursabile pentru un singur domeniu. Această creștere este explicată
prin modificările care au intervenit în structura domeniilor finanţate. Astfel unele localități
care acordau în anul 2010 finanțări nerambursabile pentru două sau mai multe domenii, au
restrâns finanțarea la un singur domeniu în anul următor.

Modul în care localitățile urbane din regiunea Centru au acordat sprijinul financiar în anul 2011

Ponderea localităților urbane din regiunea Centru care..
Au alocat banii în mod diferit pe domenii 26,3 %
Au finanțat un singur domeniu 12,3 %
Au finanțat două domenii în mod egal 1,8 %
Nu au raspuns la cererea de informatii 26,3 %
Nu au acordat finantari nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 33,3 %

83,33 % din orașele și municipiile care au menționat că au acordat finanțări nerambursabile
de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005 în anul 2010 au menținut în anul 2011 aceleași
domenii. Schimbări au intervenit la 4 localități urbane din regiunea Centru prin: apariția
unor domenii noi (Odorheiu Secuiesc), scoaterea unor domenii de la finanțare (Săcele și Aiud)
sau chiar sistarea procedurii de acordare a finanțărilor nerambursabile de la bugetul local
(Sighișoara).

Peste 90 % din orașele și municipiile regiunii Centru care au acordat finanțări nerambursabile
de la bugetul local în anul 2011, au înregistrat schimbări ale sumelor aprobate față de anul
2010 (creșteri și scăderi, în proporții aproape egale).

În anul 2011, peste 60 % din localitățile urbane care au acordat finanțări nerambursabile de
la bugetul local au crescut sumele aprobate pentru cel puțin unul dintre domeniile finanțate
(față de anul 2010).

În anul 2011, 11 localități urbane au crescut suma aprobată pentru finanțări nerambursabile
față de anul 2010, iar mai mult de jumătate din acestea au înregistrat creșteri chiar dacă
totalul veniturilor bugetului local a fost în scădere față de anul anterior.

Față de anul 2010, în anul 2011, procentul alocat pentru finanțări nerambursabile prin
raportare la totalul veniturilor bugetului local a înregistrat creșteri în 11 localități urbane, de-
screșteri în 11 localități urbane și a rămas constant într-o localitate. Peste 80 % din localitățile
urbane care au crescut în 2011 procentul alocat pentru finanțări nerambursabile au înregistrat
o scădere a totalului veniturilor la bugetul local față de anul 2010. 60 % din localitățile urbane
din regiunea Centru care au indicat că au acordat finanțări nerambursabile de la bugetele lo-
cale în baza Legii nr. 350/2005 au o experiență de cel puțin 4 ani în acordarea acestor finanțări.
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Procesul de acordare a finanţărilor nerambursabile de la bugetul local s-a realizat în mod
continuu (fără întreruperi) la peste 80 % din localităţile urbane care au menţionat că au acordat
finanţări nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005. Doar 3 din localitățile
urbane situate în regiunea Centru au avut întreruperi în acordarea de finanțări nerambursabile
de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005: Sighișoara, Alba Iulia si Miercurea Ciuc. Mu-
nicipiul Miercurea Ciuc a reînceput să acorde finanţări nerambursabile începând cu anul 2010.

Procesul de acordare a finanţărilor nerambursabile de la bugetul local la localitățile urbane din
regiunea Centru:

în mod continuu 22 88,0 %

cu întreruperi de cel putin 1 an 3 12,0 %

Peste 60 % din orașele și municipiile regiunii Centru au răspuns complet la cererea de
informații transmisă de Centrul pentru Dezvoltare Socială CEDES cu privire la acordarea de
finanțări nerambursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005.

Datele cercetării au relevat unele diferențe în acordarea de finanțări nerambursabile în baza
Legii nr. 350/2005 în funcție de tipul de localitate urbană: 70 % din municipiile regiunii Centru
au menționat că au acordat finanțări nerambursabile în baza Legii nr. 350/2005 și doar 29,7
% din orașele regiunii au indicat că au acordat astfel de finanțări.

Județele Mureș și Covasna ocupă detașat primele două locuri în regiunea Centru în ceea
ce privește ponderea localităților urbane care menționează că au acordat finanțări neram-
bursabile de la bugetul local în baza Legii nr. 350/2005.

Sursa: Raport CEDES

1.3 March

1.3.1 Discuțiile de la UMF cu ministrul au eșuat (2012-03-01 06:44)

[1] Discuţiile care s-au purtat marţi noapte între ministrul Educaţiei, Cătălin Baba, şi
reprezentaţii secţiilor română şi maghiară ale Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) din
Târgu Mureş au eşuat, fiecare dintre părţi având câte ceva de obiectat, a declarat, miercuri,
prof.univ.dr. Constantin Copotoiu, rectorul universităţii. „La sfârşit, când toată lumea a crezut
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că ne-am pus de acord şi urma ca în dimineaţa aceasta ministrul să se adreseze în Senat
(Senatul UMF - n.r.) şi să prezinte acest pachet de articole care ar fi urmat să fie prinse în
Cartă, unul dintre colegii din delegaţia maghiară a zis că nu el este de acord, pentru că se
doreşte să fie departamente separate, complet maghiare, că nu se simte în siguranţă. În
această situaţie, ministrul a spus că dacă Senatul ar vota aşa ceva...I-am adus aminte că la
alegeri, Senatul nu a votat aşa ceva. Iar la alegerea departamentelor nu pot nici Ministerul,
nici Guvernul să intervină. Singurul care poate să decidă asupra departamentelor este Senatul
universitar şi Senatul universitar a decis departamente mixte, adică români şi maghiari”, a
afirmat Copotoiu.

Potrivit rectorului, reprezentanţii secţiei maghiare nu au fost de acord cu pachetul de articole
stabilit în cadrul negocierilor, deşi ”separat, pe fiecare articol, au fost de acord”, iar apoi
a fost rândul celor de la secţia română să respingă ideea intervenţiei Guvernului pentru
tranşarea problemei. „De data aceasta noi, românii, nu am fost de acord cu o facultate în
limba maghiară, pentru că implică o serie de probleme, unele dintre ele, spun eu, momentan
nerezolvabile. Şi aici mă gândesc la probleme de laboratoare şi aşa mai departe, de structuri,
e greu să faci de azi pe mâine o facultate. Şi
aici trebuie să intervină legile ţării, să intervină evaluarea acestei facultăţi, de către agenţii,
v-am spus, fie româneşti, fie străine. Ministrul s-a ridicat, mi-a comunicat să nu mai convoc
Senatul pentru astăzi (miercuri - n.r.), că nu mai are ce să discute, merge la Minister, ţinem
legătura şi să vedem care este situaţia”, a arătat Constantin Copotoiu.

Rectorul UMF a precizat că universitatea aşteaptă noi consultări cu ministrul şi cu alţi factori,
deşi susţine că nu este de acord cu implicarea politicului în activitatea universităţii. Copotoiu a
adăugat că discuţiile au vizat mai multe aspecte, cum ar fi modalitatea în care au fost scoase
la concurs posturile cadrelor didactice, care va fi apartenenţa acestora - la linia maghiară sau
la cea română - în cazurile în care există profesori care predau la ambele secţii.

De asemenea, a fost abordată şi problema gestionării orelor de la fiecare linie de studiu,
modul în care se vor susţine lucrările practice şi stagiile unde se interferează cu bolnavii.
„Aici am dorit să introducem în Cartă un articol care suna cam aşa: învăţământul teoretic şi
practic se desfăşoară în limba română, maghiară şi engleză, iar activităţile ce interferează
cu bolnavii la linia de predare în limba maghiară se desfăşoară în română sau maghiară”, a
precizat Copotoiu. Copotoiu a precizat că un coleg de-al său de la secţia maghiară a cerut
reluarea alegerilor pentru funcţia de rector, "pentru că ar dori să se refacă alegerile, la nivel
de departament numai pentru maghiari, la nivel de Consiliu şi Senat cu oameni pe care să îi
voteze numai ei”.

„Şi aici au fost mai multe discuţii. Legea Învăţământului spune că este un vot nominal, al
tuturor şi noi înţelegem că toţi ne votăm pe toţi. Adică pentru românii aleşi în Senat votează
şi ungurii, pentru unguri votează şi românii, şi s-a tot discutat să se facă votul separat”, a
conchis rectorul UMF Târgu Mureş.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/UMF.jpg
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Damian (2012-03-02 06:43:30)
Fostul rector distorsioneaza putin adevarul... El cu Senatul intelege "toţi ne votăm pe toţi" pentru ca
asa majoritatea alege si minoritatea. Ce concept interesant, poate ar trebui introdus si in politica,
puterea sa-si aleaga si opozitia. Legea si ministerul afirma ca este corect ca reprezentantii minoritatii
sa fie alesi de catre partea minoritara. Asa cum de ex. a fost si la Babes-Bolyai, iar Carta lor este de
mult aprobata, fiind considerata legala...

1.3.2 ITM va face controale pe timpul nopții (2012-03-01 06:55)

[1] Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a anunţat, miercuri, într-un comunicat
de presă, că pentru creşterea eficienţei în combaterea muncii la negru şi a evaziunii fiscale,
efectuează controale inclusiv pe perioada nopţii.

„Pentru creşterea eficienţei în combaterea muncii la negru şi a evaziunii fiscale, dar şi a
respectării prevederilor legale referitoare la securitatea şi sănătatea în muncă a angajaţilor,
echipele de control ale Inspectoratului Teritorial de Muncă Mureş au început să efectueze
verificări inclusiv pe timpul nopţii. Numai în perioada 20-24 februarie au fost realizate peste
50 de controale, în cadrul cărora au fost verificaţi agenţi economici ce-şi desfăşară activitatea
în domenii precum fabricarea mobilei, comerţ, baruri şi prestări servicii, o parte dintre aceste
verificări realizându-se pe timpul nopţii”, se arată în document.

Potrivit ITM Mureş, în domeniul relaţiilor de muncă, în urma celor 36 de controale efectuate
pe linia combaterii muncii la negru, inspectorii au depistat 20 persoane care lucrau fără forme
legale. În consecinţă, echipele de control ale ITM Mureş au sancţionat 24 angajatori, din
care patru pentru muncă la negru şi s-a întocmit o sesizare către Parchetul Târgu Mureş, de
constatare a infracţiunii pentru primirea la muncă a mai mult de 5 persoane fără contract
individual de muncă. Valoarea totală a amenzilor aplicate în urma verificărilor efectuate s-a
ridicat la 57.800 lei, din care 50.000 de lei a fost cuantumul amenzilor pentru munca la negru.

„Pentru deficienţele constatate la angajatorii care au făcut obiectul verificărilor, inspectorii
ITM au mai dispus 154 de măsuri şi au aplicat 30 sancţiuni contravenţionale, din care 4
pentru lucru fără forme legale. În ceea ce priveşte Registrul general de evidenţă a salariaţilor
- REVISAL - în perioada 20.02-24.02.2012 s-au înregistrat 121 de contracte noi” , se mai
arată în comunicatul ITM Mureş. Pe linia securităţii şi sănătăţii în muncă, într-o săptămână
inspectorii au efectuat 17 controale, în urma cărora au fost constatate 11 deficienţe, au
sancţionat 8 angajatori şi au aplicat 9 sancţiuni contravenţionale, din care 7 avertismente şi
două amenzi, valoarea acestora ridicându-se la 12.000 de lei. ITM Mureş a mai subliniat că în
ultima săptămână s-a înregistrat un accident de muncă, soldat cu incapacitate temporară de
muncă.

AGERPRES
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/muncitori1.jpg

Fane (2012-03-06 16:37:28)
ITM -ul este obligat inca din 2008 sa faca controale pe timpul noptii si se fac in fiecare luna. Probabil
ca "au sarit randul" vreo 2-3 luni iar acum ies in presa ca sa arate spirit de initiativa. Cele "peste 50"
de controale nu au fost efectuate pe timpul noptii ci ziua.

1.3.3 APIA: se primesc cereri pentru subvenția pe suprafață
(2012-03-01 07:06)

Agenţia de Plăţi şi Intervenţie pentru Agricultură (APIA) demarează joi, 1 martie 2012, Campa-
nia de primire a cererilor de plată pentru schemele/măsurile de sprijin pe suprafaţă. Pentru a
beneficia de sprijinul financiar pe suprafaţă, fermierii trebuie să depună la Centrele APIA, în
intervalul 1 martie - 15 mai 2012, o singură cerere de plată. Pentru cererile de plată depuse
începând cu data de 15 mai, se vor aplica penalităţi de 1 % pentru fiecare zi lucrătoare de
întârziere. După data de 11 iunie 2012, cererea de sprijin nu mai este admisă la calculul plăţii
pentru anul în curs.

Pot beneficia de măsurile de sprijin pe suprafaţă persoanele fizice şi/sau juridice care
exploatează terenul agricol pentru care solicită plata, în calitate de proprietari, arendaşi,
concesionari, administratori în cadrul asociaţiilor în participaţiune etc. Dacă proprietarul a dat
terenul în arendă, l-a concesionat sau l-a închiriat, sprijinul financiar pe suprafaţa respectivă
va fi acordat celui care lucrează terenul.

Sunt eligibile la plată exploataţiile cu suprafaţa de cel puţin un hectar, formate din parcele
agricole cu suprafaţa de cel puţin 0,3 hectare. În cazul viilor, livezilor, culturilor de hamei,
pepinierelor pomicole, pepinierelor viticole sau al arbuştilor fructiferi, suprafaţa minimă a
parcelei trebuie să fie de cel puţin 0,1 hectare. De asemenea, solicitantul trebuie să respecte
Bunele Condiţii Agricole şi de Mediu (GAEC) şi Cerinţele Legale în Materie de Gestionare (SMR)
pe toată suprafaţa fermei.

• Schemele / măsurile de sprijin pe suprafaţă cuprind:

• Schema de plată unică pe suprafaţă (S.A.P.S.);

• Plăţi naţionale directe complementare (P.N.D.C.):

• PNDC 1 – culturi în teren arabil;

• PNDC 2 – in pentru fibră;

• PNDC 3 – cânepă pentru fibră;

• PNDC 4 – tutun;
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• PNDC 5 – hamei;

• PNDC 6 – sfeclă de zahăr.

• Schema de plată separată pentru zahăr;

• Schema de sprijin pentru orez din zonele defavorizate altele decât zona montană;

• Plăţi compensatorii pentru măsurile de dezvoltare rurală:

• Măsura 211 - Plăţi compensatorii pentru zonele montane defavorizate – ZMD;

• Măsura 212 - Plăţi compensatorii pentru zonele specific şi semnificativ defavorizate din
punct de vedere natural – ZSD şi ZDS;

• Măsura 214 - Plăţi de Agro-mediu:

• pachetul 1 (P1) - pajişti cu înaltă valoare naturală;

• pachetul 2 (P2) - practici agricole tradiţionale;

• pachetul 3 (P3) - pajişti importante pentru păsări;

• pachetul 4 (P4) - culturi verzi;

• pachetul 5 (P5) - agricultură ecologică;

• pachetul 6 (P6) - pajişti importante pentru fluturi (Maculinea sp.);

• pachetul 7 (P7) - terenuri arabile importante ca zone de hrănire pentru gâsca cu gât roşu
(Branta ruficollis).

Se pot combina pe aceeaşi parcelă P1 cu P2 sau P4 cu P5, însă nu şi P4 cu P7.

Un element important şi în Campania 2012 este aplicaţia IPA Online, prin intermediul căreia
fermierii deja înregistraţi la APIA în campanile precedente, şi care intenţionează să solicite spri-
jin pe suprafaţă în anul 2012, prin acces la internet, pot să completeze electronic declaraţia de
suprafaţă, să vizualizeze şi, după caz, actualizeze propriile parcele - aşa cum au fost digitizate
în campania anterioară. De asemenea, fermierii îşi pot digitiza parcele noi prin identificarea
pe ortofotoplanurile disponibile în baza de date (LPIS) a APIA.

Schemele / măsurile de sprijin pe suprafaţă sunt finanţate din Fondul European de Garantare
Agricolă (FEGA), din Fondul European Agricol pentru Dezvoltare Rurală (FEADR) şi din bugetul
de stat, prin bugetul Ministerului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale (MADR). Pentru Campania
2012, România beneficiază de o alocaţie financiară de 1,087 miliarde euro din FEGA pentru
plata unică pe suprafaţă.

Sursa: APIA
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1.3.4 Mureș, al cincilea cel mai periculos județ din țară (2012-03-01 09:21)

Potrivit unei [1]analize efectuate de portalul[2] econtext.ro, județul Mureș se plasează pe
locul 5 în topul județelor cu cea mai ridicată rată a infracționalității la suta de mii de locuitori.
Județul Mureș a avut în 2011 peste 1.700 de infracțiuni raportate la suta de mii de locuitori.
Sunt doar 4 județe în țară care acest indicator este mai mare decât în Mureș, respectiv Giurgiu,
Gorj, Alba și Hunedoara. Acesta din urmă este județul cu cea mai mare rată a infracționalității
la suta de mii de locuitori, indicatorul ajungând aici la 2.384 de infracțiuni.

La celălalt capăt al clasamentului, cele mai puține infracțiuni raportate la suta de mii de
locuitori se înregistrează în județele Iași, Suceava, Teleorman și Galați. În Galați indicatorul
este de doar 985 de infracțiuni. (C.H.)

1. http://www.econtext.ro/dosar--2/analiza/topul-judetelor-dupa-rata-infractiunilor-unde-este-cel-mai-pericu
los-de-trait-in-romania.html
2. http://www.econtext.ro/

1.3.5 Smaranda Enache despre diferendul cu Serbia (2012-03-02 07:01)

[1] Copreşedinta Ligii Pro Europa, Smaranda Enache, fost ambasador al României în
Finlanda, a declarat joi, într-o conferinţă de presă că România procedează corect de câte ori
intervine în favoarea minorităţilor româneşti, cum e şi cazul românilor de pe Valea Timocului,
însă negocierile cu Serbia ar fi trebuit începute din timp. „România procedează corect de
câte ori intervine în favoarea minorităţilor româneşti şi doreşte ca statele unde ele trăiesc
să respecte standarde europene şi să creeze forme adecvate pentru păstrarea identităţii.
România atunci este corectă. Din punctul meu de vedere ar fi fost salutar ca în două mandate
preşedintele României să găsit încă de la început preocuparea pentru minorităţile româneşti
aşa cum s-ar fi cuvenit, pentru că ar fi trebuit să găsească, în timpul pregătirii aderării Serbiei
toate modalităţile de a încheia tratate bilaterale, aşa cum Ungaria a făcut cu noi”, a arătat
Enache.

Fosta ambasadoare a subliniat că Ungaria a ştiut să îşi valorifice presiunea internaţională
până să ajungă România la momentul acceptării la Uniunea Europeană, iar în 2007, pe 1
ianuarie, „Ungaria nu a bătut cu pumnul în masă să nu fim primiţi”. „Deci România are dreptul
şi datoria să facă toate demersurile dar trebuie să fie, în acelaşi timp, prudentă să nu se
singularizeze faţă de Serbia, să îşi încheie tratativele cu Serbia înainte să prevină colegii din
celelalte 26 de state că are reţineri şi să-şi folosească diplomaţia pentru a rezolva aceste
reţineri înainte de momentul şedinţei. Pentru că este puţin penibil acolo să te singularizezi”,
a mai spus Smaranda Enache. Aceasta a precizat că, împreună cu Gabriel Andreescu, a
vizitat minoritatea românească de pe Valea Timocului încă din 1993 ocazie cu care a înaintat
un raport Consiliului Europei, iar problema de acolo este că „oamenii aceia nu doresc să se
numească vlahi şi hotărăsc sârbii că trebuie să se
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numească vlahi”.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/IMAG0357.jpg

1.3.6 Situație hidrologică normală pe Mureș (2012-03-02 11:32)

Deși există zone în țară unde topirea zăpezii produce probleme, în bazinul râului Mureș
deocamdată nu sunt probleme. Administrația Bazinală de Apă (ABA) Mureș face următoarele
precizări:

Pe cursurile de apă:

Debitele au fost în general staţionare şi în uşoară scădere şi se situează sub mediile
multianuale lunare, pe cursurile de apă din bazinul hidrografic al râului Mureş.
Formaţiunile de gheaţă (pod de gheaţă compact, pod de gheaţă întrerupt, pod de
gheaţă cu ochiuri, gheaţă la maluri, năboi) existente pe majoritatea cursurilor de
apă au fost în extindere şi intensificare. Predomină podul de gheaţă pe râurile
Mureş, Arieş, Târnava Mare, Târnava Mică. Curge năboi (zăpadă îngheţată în albie)
pe râul Mureş, pe sectorul Stânceni-Gălăoaia (jud. Mureş), sectorul Gelmar (jud.
Hunedoara) şi sectorul Săvârşin-Arad (jud. Arad). Curg sloiuri ce acoperă 20 % din
suprafaţa apei pe cursurile inferioare ale Mureşului (jud. Arad). Nivelurile pe râuri la
staţiile hidrometrice se situează sub cotele de atenţie.

La acumulările permanente:

Nivelurile în acumulări se situează sub nivelul normal de retenţie, având coeficienţii
de umplere cuprinşi între 57 şi 78 %. Se înregistrează pod de gheaţă, grosimea
gheţii variind între 15 şi 32 cm.

În ceea ce priveşte modul de comportare a lucrărilor hidrotehnice aflate în adminis-
trare:

Echipele Administraţiei Bazinale de Apă Mureş, prin subunităţile sale teritoriale,
supraveghează şi verifică continuu instalaţiile şi echipamentele barajelor, precum
şi prizele de alimentare cu apă pentru populaţie şi agenţi economici, acestea fiind
menţinute în perfectă stare de funcţionare, pe timp friguros. În conformitate cu

©2024 www.punctul.ro 265

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/IMAG0357.jpg


BlogBook 1.3. MARCH

programul de iarnă, Administraţia Bazinală de Apă Mureş asigură monitorizarea
continuă a cursurilor de apă, având pregătite utilajele pentru eventualele intervenţii
în secţiunile critice cu aglomerări de gheţuri. Astfel, în secţiunile critice, la nevoie,
cu sprijinul Inspectoratelor Judeţene pentru Situaţii de Urgenţă, se va asigura
spargerea sloiurilor de gheaţă pentru a preveni eventualele inundaţii şi blocarea
instalaţiilor şi funcţionarea acestora în siguranţă. De asemenea, în cazul prizelor de
alimentare cu apă aflate în administrare, s-au luat şi se vor lua în continuare toate
măsurile necesare, astfel încât să nu fie afectată alimentarea cu apă a populaţiei.

Până la această oră, nu a fost înregistrată nicio problemă în funcţionarea
lucrărilor hidrotehnice, acestea comportându-se în condiţii de siguranţă.

Sursa: ABA Mureș

1.3.7 Program încărcat la Jazz&Blues săptămâna viitoare (2012-03-02 15:37)

Luni, 5 martie, ora 18:30 penultimul concert de muzică clasică din această stagiune al
studenților de la Academia „Gheorghe-Dima” din Cluj-Napoca în Jazz &Blues Club. Repertoriul
lor conține lucrări ai maeșrilor: Robert Muczynski și Franz Danzi. Intrarea este liberă!

Luni, 5 martie, ora 20:00 CASĂ DE DANS POPULAR maghiar. În cadrul acestei seri veți învăța
dansuri și cântece populare maghiare din toate zonele Ardealului. Instructor de dans: Fazakas
János. Organizează Fundația Folc Center. Accesul se face pe bază de bilet de intrare în valoare
de 7 lei pentru adulți și 4 lei pentru studenți.

Marți, 6 martie și joi, 8 martie, ora 18:00, CURSURI de DANS de societate special organizate
pentru începători. Veți învăța: waltz vienez, tango, mambo, rock & roll, disco fox și cha-cha-
cha. Instructoare de dans: Deák Orsolya (câștigătoare a mai multor competiții de dansuri
sportive). O ședință costă 10 lei. Dacă veniți în pereche, primiți reducere la preț.

Marți, 6 martie, ora 22:00 HULI-BULI PARTY. Accesul se face pe bază de bilet de intrare în
valoare de 6 lei. Rezervare masă: 0724-400-322. Dacă doriți să cunoașteți muzica acestor
petreceri, accesați siteu: http://maros.hulibuli.com/a-zene/

Miercuri, 7 martie, ora 21:00, ROCK PARTY. Muzica va fi garantată de Dj. Olimp. Organizatori:
Oli! Management și Jazz &Blues Club. Intrarea este liberă!

Duminică, 11 martie, ora 20:00, concert AB &CD în Jazz &Blues Club. AB &CD este o formație
tribute AC/DC. Repertoriul lor conține o culegere din cele mai reușite melodii ale formației
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AC/DC. Veți putea asculta: Jailbreak, Hells Bells, Hard As a Rock, Dirty Deeds Done Dirt Cheap,
Fire Your Guns, Big Gun sau Thunderstruck. Pe lângă AC &DC vor concerta în clubul nostru și
formațiile Backlash și Detox. Accesul se face pe bază de bilet de întrare în valoare de 20 de
lei pentru adulți și 15 lei pentru studenți.

Sursa: Jazz &Blues Club

1.3.8 Copiii încep școala de la zero (2012-03-05 08:51)

Actuala lege a învăţământului prevede în mod clar că în acest an, copiii care împlinesc

vârsta de şase ani până la 31 august, vor fi înscrişi în mod automat în clasa zero. Copiii

care împlinesc vârsta de şase ani între 1 august şi 31 decembrie 2012 pot fi înscrişi în clasa

pregătitoare doar la cererea părinţilor, dacă trec de testarea psihomotorie care se face la

nivelul grădiniţelor nr. 1 şi 2 din Luduş.

La Luduş, condiţii bune

„În planul de şcolarizare am prevăzut două clase „zero” pentru secţia română şi una pen-
tru secţia maghiară, plus două clase I la secţia română şi una la secţia maghiară”, spune
directorul adjunct Enyedi Mihai de la Şcoala Generală Nr. 1 Luduş. Iniţial s-a contat doar
pe copiii care împlinesc şase ani, doar aceştia au fost înregistraţi la recensământ. Acum se
iau în calcul şi copiii care împlinesc vârsta conform legii, până la 31 august 2012. Testarea
psihomotorie este în desfăşurare şi în curând se va şti cu exactitate numărul de copii
care la toamnă vor începe cursurile clasei pregătitoare. „Spaţiu pentru noile clase avem”,
spune Enyedi care se gândeşte împreună cu directoarea Cornelia Căpuşan la procurarea
de mobilier modular adaptat vârstei copiilor. Consiliul de Administraţie a scos la concurs
două posturi de învăţător la secţia română, iar pentru secţia maghiară s-a găsit un cadru
didactic, Hajdu Edith, venită prin transfer, datorită reducerii activităţii la o altă şcoală din oraş.

La Şcoala Generală „Ioan Vlăduţiu” Luduş, planul de încadrare cu personal prevede, începând

de la 1 septembrie, doar două clase pregătitoare la secţia română. „Nu avem clasă în limba

maghiară pentru că numărul de copii maghiari este mic în zonă şi se ştie că la şcoala din

centrul vechi sunt mai multe clase pentru învăţământul în maghiară”, spune Adrian Banea,
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directorul şcolii. La nivel local s-a convenit ca acolo, „în centru”, să înceapă şi clasa I şi „zero”

dacă vor fi suficienţi elevi. În momentul de faţă este cert că la „Vlăduţiu” vor fi două clase

pregătitoare cu un efectiv de aproximativ de 48 de elevi. O situaţie aparte este la şcoala

din cartierul Gheja unde pentru clasa pregătitoare ar fi doar vreo 10 copii, număr insuficient

pentru a înfiinţa o clasă de sine stătătoare. În acest caz, Adrian Banea spune că soluţia ar fi

o clasă în regim simultan, probabil cu clasa I sau a III-a. Aici trebuie să decidă Inspectoratul

Școlar care a mai aprobat acest sistem şi la şcoala din cartierul Roşiori. Pentru aceste clase

noi se va găsi spaţiu pentru că acum în schimbul doi se lucrează cu şase clase, a V-a şi a VI-a,

aşa că pentru cei mici se vor amenaja în mod corespunzător două clase cu fonduri puse la

dispoziţie de Primărie. Pentru încadrarea cu personal se va organiza un concurs în perioada

vacanţei de vară.

La Şcoala Generală din Iernut…

… Patricea Bonta, directoarea şcolii este foarte optimistă în ceea ce priveşte primirea în
această toamnă a celor mai mici elevi. „În curând vom şti dacă vom avea una sau două clase
pregătitoare. Spaţiu avem, cadre la fel, nu avem probleme deosebite”, spune directoarea. Cu
mobilierul specific se vor descurca până la 1 septembrie făcând un transfer de la Grădiniţă
sau cu ajutorul Primăriei şi Consiliului Local Iernut, două instituţii care se preocupă permanent
de asigurarea celor mai bune condiţii pentru elevii şcolilor.

În concluzie, la Luduş şi la Iernut nu sunt impedimente în organizarea claselor pregătitoare
pentru cei mai mici elevi.

Ioan A. Borgovan

1.3.9 Tîrnăveni: Cultura rămâne blocată (2012-03-05 08:55)

Consilierii locali au preferat să critice inițiativele primarului fără să aducă nicio îm-
bunătățire sau propunere. Propunerea primarului de angajare a unui director la Casa de
Cultură din Tîrnăveni a fost amânată de către consilieri. După ce postul a fost deblocat în
urma intervențiilor edilului, iar consilierii au avut de discutat proiectul care se referea la
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regulamentul de organizare pentru desfășurarea concursului de proiecte de management
pentru Casa de Cultură, decizia a fost amânată. Fără a se strădui să aducă îmbunătățiri proiec-
tului, consilierii au votat repede amânarea propunerii, nemulțumiți de condițiile impuse inițial.

În mapa aleșilor, la ultima ședință ordinară a Consiliului Local Tîrnăveni s-a aflat Regulamentul

de organizare și desfășurare a concursului de proiecte de management și Caietul de obiective

privind proiectul de management. De asemenea, a fost supusă aprobării și comisia pentru

desfășurarea concursului de proiecte și comisia de soluționare a contestațiilor.

Buni la vorbă, răi la faptă

Consilierii au luat cuvântul pentru a aduce diferite critici proiectului propus de primar, fără
ca unul măcar să vină cu vreo îmbunătățire. „Vreau să spun că în condițiile astea, care sunt
fixate pentru ce ne așteptăm noi de la un manager, așa nu se poate vota. Și dumneavoastră
sunteți de acord că noi nu putem angaja un manager, indiferent că e pe bază de concurs
de proiecte, dacă nu impunem câteva noțiuni, de exemplu să luăm în considerare eficiența
financiară raportată la bugetul anual. Eu propun să votăm împotrivă, pentru că ne va costa.”,
s-a împleticit Szabo Álbert, consilier UDMR.

„După câte cunosc eu noi nu putem angaja un manager dacă instituția nu are personalitate

juridică, eventual un director care să rămână sub incidența primarului, vă rog să studiați

legea.”, a îndemnat hotărât Alin Cimpoca, consilier PNL.

Rezultatul

În aceste condiții Casa de Cultură rămâne în continuare fără conducere, la fel ca și în ultimii
ani, activitățile culturale urmând să lipsească din acest motiv la Târnăveni. „Am fost personal
la București la directorul Agenției Funcționarilor Publici de unde am reușit să obțin un post
unic pentru director la Casa de Cultură. M-au surprins consilierii că au amânat acest proiect
cu toate că puteau să aducă pe loc îmbunătățiri. Ne luptăm din greu să aducem un spectacol
la Tîrnăveni, dar avem nevoie de un om de specialitate care să se ocupe în mod special de
cultură.”, a declarat Adrian Matei, primarul municipiului Tîrnăveni.

Mircea Barbu
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1.3.10 Dezbateri aprinse în ședinţa CL (2012-03-05 08:59)

Consilierii municipali din Reghin au participat săptămâna trecută la o nouă şedinţă extraor-
dinară. Ordinea de zi a avut 7 puncte, fiind vorba despre proiecte de hotărâre care nu mai
suportă amânare.

Întâlnirea de lucru s-a desfăşurat în Sala de şedinţe a Primăriei devenită neîncăpătoare pentru

cei care au venit să asiste la dezbaterea punctului 5 de pe ordinea de zi: Proiectul de hotărâre

privind aprobarea prelungirii contractelor de închiriere pe domeniul public până la data de 31

martie pentru construcţiile demontabile-garaje, situate în cartierul Iernuţeni, zona Canalului

Morii, de la numărul 1-147 inclusiv, precum şi eliberarea terenului domeniu public până la

data de 30 aprilie pentru realizarea investiţiei „Piste pentru biciclete în municipiul Reghin”.

Garajele

Circa 180 de garaje din cartierul Iernuţeni, construite pe domeniul public, au fost propuse

spre demolare. Proiectul finanţat de Administraţia Fondului de Mediu prevede ca o parte din

traseul viitoarei piste pentru biciclete să treacă pe lângă canalul Morii din zona respectivă,

motiv pentru care locul ar trebui eliberat şi curăţat corespunzător. În consecinţă, proprietarii

garajelor au asistat la şedința de Consiliu şi chiar şi-au expus părerile. Oamenii nu agreează

ideea unor parcări acoperite de frica furturilor care ar putea avea loc. Ei au cerut consilierilor

să găsească soluţii alternative care să permită rămânerea garajelor în picioare.

Reghinenii, interesați de proiectul pistei de biciclete

În toiul discuţiilor, primarul Nagy András a spus celor prezenţi că dintr-o analiză făcută la faţa
locului reiese că în peste 40 de garaje nu este înregistrată nici o maşină, alte circa 10 garaje
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sunt închiriate de proprietari altor persoane şi alţi câţiva ocupanţi de garaje nu locuiesc în
cartier.

Discuţiile au fost aprinse, la un moment dat chiar s-au auzit huiduieli în sală, dar, într-un

final, s-a votat prelungirea contractelor de închiriere. Cât despre eliberarea terenului, se vor

organiza dezbateri pentru găsirea de soluţii care să mulţumească pe toată lumea. Cei care

nu au încăput în Sală au aşteptat în curtea Primăriei şi chiar pe trotuarul din faţa instituţiei.

Imediat după şedinţa de Consiliu, primarul Nagy András a ieşit să vorbească cu oamenii .

Se pare că unii dintre ei se aflau acolo doar pentru a-i susţine pe ceilalţi, alţii au venit ca la

„spectacol”. Cei mai mulţi însă au cerut amănunte despre proiect, au vrut să ştie exact pe

unde va trece pista, cine va curăţa canalul şi câte bănci vor fi pe marginea traseului.

Dezbateri și la TV

În aceeaşi seară, la postul local de televiziune a avut loc o emisiune la care au participat câţiva
reprezentanţi ai proprietarilor de garaje, consultantul primăriei pentru proiectul respectiv -
arhitectul Klaus Birtler şi jurnalişti din Reghin şi Tîrgu-Mureș. Telefoanele au sunat într-una,
părerile primite fiind împărţite între cei care sunt pro şi cei care sunt contra demolării garajelor.

Emeșe Ardelean

Pop Ioan (2012-03-08 01:54:05)
Asztalos este porcul din spatele manevrei.

emberféle (2012-03-13 19:50:04)
ce manevra si ce de ce porc? si dece el? sa lasam un proiect de 2,5 mii de lei sa se duca pe apa
sambetei, pt ca unii sa-si tina masinile in garaje primite odata, cand se aflau intr-un loc si moment
bun? si isi vind cu 80 / 100. milioane?

1.3.11 Ineditul Chevrolet și pe piața autohtonă (2012-03-05 09:08)
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[1] La începutul anului, Chevrolet a lansat în România trei variante de motorizări diesel

pentru noul Chevrolet Aveo : 1,3 litri, 75 CP cu tehnologie start/stop (97 g de CO2/km, 3,7

l/100km), 1,3 litri, 95 CP cu tehnologie start/stop (107 g de CO2/km, 4,1 l/100km) şi respectiv

1,3 litri, 95 CP cu tehnologie start/stop, varianta eco (95 g de CO2/km, 3,6 l/100km). În plus, în

toamna acestui an Chevrolet România va lansa două noi modele pe piaţa autohtonă - Malibu

şi Cruze Station Wagon, iar modelul electric Volt nu va fi comercializat deocamdată la noi,

potrivit directorului general al companiei Cătălin Manta.

Noutățile

Noul Chevrolet Malibu, cu motorizarea diesel 2.0 / 160 CP, este construit pe o arhitectură de
succes pentru modele de dimensiuni medii, datorită căreia General Motors a câştigat multe
premii pentru design. În această lună, la Salonul auto de la Geneva, cea mai importantă
noutate Chevrolet este modelul Cruze station wagon, prezentat în premieră mondială, care se
alătură versiunilor hatchback şi notchback ale celui mai apreciat model Chevrolet. În acest
an toate modelele Cruze vor beneficia de mai multe schimbări în materie de design exterior
şi interior. Aceste schimbări includ la exterior partea frontală reproiectată, partea interioară
a farurilor şi proiectoarele de ceaţă modificate şi noi modele de jante, precum şi restilizarea
consolei centrale şi oferirea unei game extinse de tapiţerii la interior.

Noile variante Cruze, în echipările superioare, vor dispune opţional de sistem de acces fără
cheie, permiţându-i şoferului să intre în autovehicul în timp ce cheia sa rămâne în siguranţă
într-o geantă sau în buzunar. În plus, sistemul permite pornirea şi oprirea motorului la apăsarea
unui buton, fără să fie necesară introducerea cheii în contact. Noile motoare îmbunătăţite vor
fi disponibile pentru întreaga gamă Cruze începând din toamna anului 2012.

Pe lângă motoarele pe benzină de 1,6 l şi 1,8 l şi motorul diesel de 2.0 l disponibile în prezent,
oferta de sisteme de propulsie va fi completată de un nou motor turbo pe benzină de 1,4 l şi
un motor diesel nou de 1,7 l . Motorul pe benzină de 1,4 l, precum şi cel diesel de 1,7 l şi 2,0 l
vor fi echipate standard cu tehnologia start-stop. Toate motoarele sunt conforme cu norma de
poluare Euro 5.

Cristian Teodorescu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/chevrolet-cruze.jpg
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1.3.12 Week-end cu greutate pentru sportul mureșean (2012-03-05 09:17)

Sfârșitul săptămânii trecute a fost unul cu mari emoții pentru suporterii sportivilor tîrgu-

mureșeni. Astfel, pasionații de fotbal au asistat la meciul disputat între FCM Tîrgu-Mureș și

CFR Cluja. Echipa tîrgumureșeană a pierdut cu scorul de 1 la 0, într-o partidă contând pentru

etapa a 19-a a Ligii I la fotbal. Cu Marius Lăcătuş pe bancă, FCM Tîrgu-Mureş nu a impresionat,

deşi a jucat aproape întreaga repriză secundă cu un om în plus pe teren, după eliminarea lui

Mureşan. CFR Cluj a trecut pe prima poziţie a clasamentului în Liga I la fotbal.

Baschet și volei cu mari emoții și rateuri

Nici baschetbalistele nu s-au descurcat cu mult mai bine. Sâmbătă, 3 martie, BC Nova Vita a
primit la Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureş, replica lui CS Municipal Tîrgovişte, liderul de drept
al campionatului. Partida s-a încheiat cu scorul de 75 – 87 (21-24 12-18 20-17 22-28) în
favoarea tîrgoviștencelor. Mladen Jojic spera să dea lovitura în faţa celei mai valoroase echipe
a momentului din România. Doar că în faţa sa a fost o echipă care are marele avantaj de
a şti să gestioneze astfel de meciuri, cu presiune şi de mare orgoliu. Pentru Nova Vita au
jucat: V. Hicks 6, D. Gobeljic 3, C. Graham 25, B. Vulic 13, C. Cutaş 7 ; T. Paraidi, A. Cutaş 3,
C. Scanlon 18. Antrenor: Mladen Jojic ; Târgovişte: C. Givens 25, Fl. Diaconu 8, A. Şipoş, O.
Zherzherunova 12, M. Coker 17 ; A. Uiuiu, O. Samburska 12, D. Kovacevic 4, V. Rus, C. Ciocan
9, A. Huţanu; antrenor: Fl. Nin

Și băieții au pierdut. B.C. Mureș și C.S. Dinamo București au jucat meciul de închidere al etapei
a IX-a din Divizia A de baschet masculin. Meciul s-a desfășurat în sala Federației Române de
Baschet, unde echipa Dinamo, clasată pe locul 9, a înfruntat echipa B.C. Mureș, clasată pe
locul 4 în clasament, cu o sală plină de suporteri ai ambelor echipe. La B.C. Mureș au dat
startul Virgil Stănescu, Calvin Dwayne Watson, Flavius Lăpuște, Radu Paliciuc și Jujuan Cooley.
După primul sfert, meciul a mers cap la cap, terminându-se cu un scor de 16-19 în favoarea
oaspeților. Al doilea sfert a fost unul de bun pentru echipa dinamovistă, care în avantaj cu
9 puncte, a intrat la pauză cu scorul de 23-11. Sfertul al treilea, de asemenea, a aparținut
dinamoviștilor, fiind câștigat de aceștia cu scorul de 24-13, echipa mărindu-și avantajul la 20
de puncte. În ultimul sfert, echipa noastră a încercat revenirea însă diferența fiind prea mare,
n-a mai izbutit să recupereze decât 10 puncte, astfel încât C.S.Dinamo București a câștigat cu
scorul de 74-64.

La Volei, fetele de la CSU Medicina CSS Tîrgu-Mureș au evoluat în deplasare cu CSM București,

în cadrul etapei cu numărul XX din cadrul Diviziei A1. Meciul de la București a fost unul extrem

de important, cu miză mare, din cauza diferenței mici de puncte dintre cele două formații.

Totuși, voleibalistele au pierdut cu scorul de 3 la 0, după ce paradoxal în tur au învins pe teren
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propriu pe CSM București tot cu 3 - 0.

City’us nu dezamăgește suporterii

Echipa de futsal City’us Tîrgu-Mureş a obţinut la sfârșitul săptămânii trecute cea de-a 12-a
victorie a sezonului, scor 8-5, pe teren propriu, în faţa celor de la Clujana Cluj-Napoca. La
pauză, scorul era 7-0 în favoarea echipei mureşene. În repriza a doua, în poarta celor de
la City’us, Klein i-a lăsat locul rezervei Aszalos. Clujenii au profitat de lipsa de experienţă a
goalkeeper-ului şi au revenit în joc. Golurile celor de la City’us au fost înscrise de: Szocs (3),
Fl. Matei, Csoma, C. Matei, R. Radu, Ignat. În clasament, City’us ocupă în continuare prima
poziţie, cu 36 de puncte, după 12 partide disputate.

Cristina Vancea

Sandor Eugen (2012-03-05 18:56:48)
cred ca rezultatul la baschet masculin era altul decat ce ati scris voi.

1.3.13 Descentralizarea cu dus și întors (2012-03-05 09:21)

Avem din nou recesiune economică, probleme sociale, fiscale, bugetare etc. Între timp,
fără ca politicienii români să explice oamenilor, fără să dezbată prea mult, România semnează
un tratat fiscal european, care deschide ușa unor instituții europene pentru ca ele să poată
să intervină în construcția bugetului național sau în abordarea unor politici fiscale. În loc ca
administrația să se descentralizeze, ea se supracentralizează, puterea de decizie urcând o
dreaptă, de la nivel național, la nivel comunitar.

Fără să fiu un fan SUA, am fost nevoit să aflu câteva detalii interesante din legislația federală
în materie de muncă. Detalii care m-au surprins. De pildă, salariul minim se calculează la ora
lucrată, nu la luna de zile. Nu există concediu de odihnă anual impus de lege la nivel federal.
Există state care au legislație în acest sens, însă nu toate. La fel se întâmplă și cu concediile
de boală. La fel și cu zilele libere obligatorii instituite prin lege pentru toți angajații.

Cum funcționează atunci mecanismul? Păi simplu: prin negocierea dintre angajator și angajat,
ori maxim prin legislațiile regionale ale statelor. Cele două părți direct interesate (angajat
și angajator) își vor ști întotdeauna mai bine interesele, decât un politician din Congres,
care votează o lege care reglementează domeniul. Sigur, abordarea comportă și riscuri, iar
transpunerea exactă a acestei legislații într-o societatea care nu are cultul muncii cum îl au
SUA, ar fi nefericită. Pe de altă parte, poate că ar trebui să ne aplecăm asupra principiului.
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Anume acela că în loc să se descentralizeze și regionalizeze, statul român, dar nu numai,
a schimbat direcția și tinde să se centralizeze. Tratatul fiscal european e doar unul din ex-
emplele puternice care mușcă din nou din și așa-încercata suveranitate a statelor membre UE.

Care e efectul? Cel mai bine e să aruncăm un ochi la Grecia, unde dorința majorității cetățe-
nilor (esența democrației), manifestată prin ample mișcări de stradă, șade diametral opus față
de acțiunea politicienilor populiști și degrabă aprobatori în fața dorințelor unor lideri europeni
puternici. Ei, ce spuneți de populismul și supunerea iobăgească, nu-i așa că vă sună cunoscut?

Cătălin Hegheș

1.3.14 Contractul ce pune spitalele pe picior de război (2012-03-05 09:29)

[1] Un scandal care a dinamitat lumea medicală în urmă cu o lună şi-ar putea găsi dezn-

odământul în această săptămână. După ce managementul Spitalului Clinic Judeţean Mureş

(SCJ) a renunţat la contractul cu Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş (SCJU) pentru

analizele de laborator în specialitatea anatomie patologică, acestea s-ar putea înţelege şi

renegocia un nou contract. Dacă conducerea SCJU mai lasă din preţ. Ceea ce aceasta nu prea

pare dispusă, potrivit declaraţiilor oficiale. Vă reamintim că SCJ nu a mai reînnoit contractul

cu omologii lor deoarece serviciile furnizate de către aceştia ar fi prea scumpe.

Să le luăm pe rând

În urmă cu o lună, aşa de pe o zi pe alta (cel puţin aşa au recepţionat mai mulţi şefi de

clinică din cadrul Spitalului Clinic Judeţean Mureş (SCJ), respectiv reprezentanţii Serviciului de

Anatomie Patologică din cadrul Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş (SCJU) infor-

maţia), conducerea SCJ a anunţat că de la 1 februarie piesele ce urmează să fie examinate

histopatologic (n.red. în funcţie de rezultatul histopatologic se stabileşte terapia ulterioară,

conduita, programul de urmărire a bolnavului şi soarta bolnavului) se trimit la un laborator din

Cluj-Napoca, cu sediul pe Bulevardul Aviator Bădescu.
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Contractul

Mai exact, SCJ a încheiat, începând cu 1 februarie, timp de o lună, un contract privind
furnizarea de servicii ce constau în efectuarea a opt tipuri de analize medicale (a se vedea în
anexa la contract) cu Medcenter SRL Bucureşti, o companie privată prezentă de 12 ani pe piaţa
medicală din România. Examinările de laborator urmau să fie asigurate de un punct de lucru
al companiei aflat în Cluj-Napoca. Potrivit contractului, reprezentanţii companiei urmau să
asigure preluarea săptămânală a pieselor (ţesuturi, organe bolnave ale pacienţilor) ce urmau
să fie analizate de la Clinicile de Urologie, Gastroenterologie, Chirurgie I şi II, Chirurgie Plastică
şi Dermatologie din cadrul SCJ şi returnau după o săptămână analizele efectuate (respectând
standardele impuse de Colegiul Medicilor din România şi Casa Naţională de Asigurări de
Sănătate). Parafat până în 29 februarie de către Florin Ioan Bălănică, directorul general al
furnizorului, respectiv Konrád Judith, managerul SCJ, şi Domokos Attila, directorul financiar –
contabil al spitalului mureşean, contractul urma să fie prelungit dacă părţile erau mulţumite,
şi anume firma îşi încasa banii în cel mult 30 de zile de la emiterea facturii, iar spitalul dacă
plătea mai puţin.

Încheierea contractului a stârnit o nouă furtună însă în cadrul Universităţii de Medicină şi

Farmacie, afectată oricum de „războiul” privind înfiinţarea celor două linii, română şi maghiară,

şi a celor două spitale mari din municipiu…

Scandalul profesional

Am începe cu scandalul profesional provocat de decizia conducerii SCJ, mai precis a directorului
medical Schwartz Ladislau, de a semna un contract cu un alt furnizor de servicii medicale
invocate mai sus. Una dintre primele reacţii a venit chiar de la fostul furnizor. „Este deranjant
că s-a luat o decizie fără ca şeful de secţie de anatomie patologică şi fără ca eu să fim anunţați.
Şi s-a transferat urologia de la un specialist de uro-patologie într-un alt oraş şi s-a dat unor
persoane care sunt anatomo-patologi, dar niciunul dintre ei nu are expertiză în uro-patologie.
Managerii au fost interesaţi doar ca rezultatele să fie mai ieftine. Eu nu cred că este normal
să transferi munca unui om care şi-a dedicat întreaga viaţă acestei specialităţi unor persoane
tinere, fără experienţă. S-a trecut peste mine fără să fiu înştiinţată”, ne-a explicat prof. univ.
dr. Angela Borda, şeful Disciplinei Histologie de la Universitatea de Medicină şi Farmacie
Tîrgu-Mureş, respectiv medic primar în cadrul Serviciului de Anatomie Patologică din cadrul
Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă, Tîrgu-Mureş.

Interesul pentru a economisi bani ne-a fost confirmat chiar de către iniţiatorul contractului cu
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laboratorul din Cluj-Napoca. Cu toate că au propriul serviciu de anatomie patologică, acesta

nu deserveşte decât 80 % din necesarul SCJ, restul până la 100 % fiind, până acum o lună,

asigurat de serviciul omolog din cadrul SCJU. „Analizând anul trecut efortul financiar vizavi de

serviciul nostru propriu şi cel din SCJU a rezultat o sumă dublă. Deci am plătit aceeaşi sumă

pentru 20 % din analize. Normal că managerial te gândeşti cum ai putea să o rentabilizezi.

Am purtat repetate discuţii cu conducerea spitalului pe tema: de ce costă aşa de mult. Și,

deși s-au purtat discuții, nu am primit un răspuns foarte clar. Logic, 20 % nu poate să coste

aproape cât costă 80 %. Atunci ne-am gândit la o colaborare cu o firmă, oricare, pe o perioadă

de o lună, iar toate acele piese să fie trimise la acea firmă. Vreau o comparaţie, în primă

fază, financiară. Se termină luna, o să primesc facturile de la această firmă şi o să le compar

cu facturile din februarie anul trecut. Logic. În oglindă. De asemenea, voi face un sondaj

la fiecare clinică, la medici, ca să văd cât sunt de mulţumiţi cu acurateţea rezultatelor, cu

rapiditatea acestora şi cu gradul ştiinţific”, ne-a declarat directorul medical al SCJ.

Sume colosale, calitate proastă și…

Aşa s-a ajuns la compania Medcenter. Nu a fost solicitată vreo cerere de ofertă, ci s-a mers pe

recomandările chirurgilor din cadrul SCJ, care mai trimiteau la laboratorul de la Cluj-Napoca

piesele spre analiză pe cheltuiala lor, pentru o dublă verificare. „Nu cred că este capăt de

ţară că vrem să economisim nişte bani. Ei ne-au asigurat că vor face toate analizele la

standarde europene. Ba mai mult, ne-au asigurat că rezultatele vor veni cu promptitudine, nu

cu întârziere. Trei săptămâni şi aşa mai departe. Până acum cum a fost? Plăteam de ne uscam,

veneau când veneau rezultatele, pacientul era plecat de mult, alte şi alte inconveniente şi

nimeni nu s-a trezit să zgândărească problema asta. Aceleaşi probleme au existat secular

aici”, îşi explică Schwartz iniţiativa.

Scump sau nu?!
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Reprezentanţii Serviciului de Anatomie Patologică din cadrul SCJU au însă rezerve asupra
economiei de bani pe care o va face fostul său beneficiar. „Există nişte norme naţionale care
ne obligă ca, de exemplu, dintr-o prostatectomie trebuie să incluzi un număr de 40 – 50 de
blocuri, ca să ai un diagnostic corect şi competent. Discuţiile care s-au purtat între cele două
spitale au fost de reducere a costurilor, deci includerea unui număr mai mic de blocuri pentru
ca să scădem costurile. Consider că acest lucru este deosebit de periculos. Includerea unui
număr mai mic de blocuri aduce prejudicii unui diagnostic corect. Eu acest lucru nu pot să îl
fac”, a declarat tranşant prof. univ. dr. Angela Borda. Mai mult, aceasta a subliniat că singura
modalitate pe care o vede pentru reducerea costurilor este includerea mai puținor blocuri
pentru stabilirea unui diagnostic. „M-am uitat pe site-ul lor şi preţul pe care îl practică este de
60 de lei pentru un bloc cu parafină cu diagnostic. Deci 60 de lei comparativ cu 37,5 lei, cât
practicăm noi, este aproape dublu. În concluzie, ar putea să scadă preţurile doar incluzând
mai puţine blocuri şi astfel aducând posibile prejudicii diagnosticului final al bolnavului?”,
susţine şeful disciplinei Histologie din cadrul UMF.

Nici beneficiarii direcţi ai serviciilor furnizate de către laboratorul Medcenter din Cluj-Napoca
nu par mai mulţumiţi de decizia şefilor lor ierarhici. „Nu sunt împotriva Medcenter, dar
când avem aici specialişti ca doamna profesor Borda, cel mai bun anatomo-patolog din ţară,
Andrada Loghin care are un doctorat în cancerul de prostată (deci două somităţi), avem o
clinică de urologie unde se operează tot timpul şi putem avea o biopsie în 10 minute, nu în
câteva ore, sunt împotriva acestei decizii pentru că eu consider că este greşită. Sper să se
revină asupra ei, de ce nu putem investi în ceva de calitate, de ce nu ne sprijinim între noi?”,
se întreabă prof. univ. dr. Mártha Orsolya, şefa Clinicii de Urologie din cadrul SCJ, care a
preluat această funcţie din 19 ianuarie 2012 şi spune că nu a fost consultată asupra schimbării
furnizorului. Nu a fost consultat nici predecesorul său, prof. univ. dr. Radu Boja.

Procesul de elaborare a unui diagnostic este mult mai complex decât de a trimite o lamă şi a
primi un rezultat, crede şi conf. univ. dr. Silviu Morariu, şeful Clinicii de Dermatologie. „Este
vorba de o discuţie permanentă între clinician şi anatomo-patolog pentru a elabora o soluţie.
Este o activitate realizată pe baza unor comisii interdisciplinare. În acest moment, această
activitate interdisciplinară dintr-un anumit punct de vedere nu poate fi finanţată. Cu siguranţă,
vom fi invitaţi să facem excursii la Cluj, periodice, probabil cu firmele de transport ale unora,
pentru a discuta aceste cazuri”, mai spune acesta.

După statistica pe care ne-au oferit-o reprezentanţii Serviciului de Anatomie Patologică din

cadrul SCJU este vorba de 3.500 de blocuri, peste 1.000 de pacienţi pe an. De la Dermatologie,

câteva zeci de pacienţi beneficiau lunar de aceste analize.

Scandalul educaţional şi ştiinţific

Scandalul are însă şi o latură educaţională şi una chiar ştiinţifică. Cea educaţională ar fi
legată de pregătirea rezidenţilor, viitorii specialişti. „Rezidenţii de anatomie patologică au în
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tematica lor un stagiu de 6 luni de patologie urologică. Acest stagiu nu se va mai putea face,
deci rezidenţii noştri vor pleca din Tîrgu-Mureş fără cunoştinţe de patologie urologică, ceea ce
este, după părerea mea, foarte grav, în condiţiile în care laboratorul de anatomie patologică
este cotat ca cel mai bun din ţară. Şi este păcat să luăm această posibilitate rezidenţilor”,
spune prof. univ. dr. Angela Borda. Vorbim în acest moment de 16 rezidenţi, cum ne explică
şi profesorul Mártha.

Acest fapt nu a fost, în niciun caz, pe placul rezidenţilor, aceștia depunând o plângere
la Direcţia de Sănătate Publică Mureş. Conducerea SCJ susţine însă că nu e o problemă
prea mare faptul că o lună de zile rezidenţii nu văd lame proaspete. „Fiecare serviciu de
anatomo-patologie are păstrate lame. Acesta este un argument care nu stă în picioare”,
explică directorul medical al SCJ.

Reprezentanţii disciplinei Histologie au mai invocat ca argument în favoarea continuării

colaborării şi lucrările ştiinţifice aflate în derulare. „Eu sunt coordonator de doctorat, am în

derulare doctorate în patologie urologică, însă fără cazuri, fără practică, acestea nu se vor mai

derula. Am o colaborare cu Clinica de Urologie, avem lucrări ştiinţifice în derulare cu ei, deci

şi aceste lucrări ştiinţifice vor fi afectate. În afară de temele de doctorat avem un program

POSDRU, de pregătire post-doctorală, care este pe patologie urologică. Acest program va

fi închis. Rezultatele tuturor acestor colaborări sunt lucrările ştiinţifice, publicaţiile pe plan

naţional şi internaţional care aduc prestigiu acestei universităţi. Managerii spitalelor care au

avut discuţii pe marginea acestui subiect, nu s-au gândit la acest aspect, s-au gândit doar la

aspectul financiar şi acest lucru este foarte dureros”, ne explică şeful disciplinei Histologie.

Soluţia?! Avem vreo trei…

Reprezentanţii SCJ spun că aşteaptă în această săptămână factura, care, din ceea ce se știe
până la această oră, va fi mult mai mică: undeva la jumătate. Acest lucru îi determină să se
gândească la o soluţie pentru a eficientiza aceste costuri. „Avem trei variante de lucru. Prima
variantă este să continuăm colaborarea cu dânşii (n.red. Medcenter SRL). Este cea mai puţin
probabilă, pentru că nu ne convine să trimitem în altă parte; ideea a fost să verificăm dacă
avem sau nu dreptate. Poate şi clujenii ne vor da o factură tot aşa de mare, şi atunci vom
spune stop joc, mergem înapoi pentru că aveţi dreptate. Dacă ne vor da mai ieftin înseamnă că
este o hibă, trebuie să renegociem contractul cu Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă, această
este a doua variantă, reluarea contractului cu ei pe alte date financiare. Şi trei - şi cred că cea
mai bună variantă - este efortul financiar pe care spitalul îl poate face pentru a-şi lărgi propriul
serviciu de anatomie patologică, umplând şi golul acela de 20 % cu anumite angajări, cu
jumătate de norme, cu specialişti ai acestei ramuri”, a enumerat directorul medical variantele.
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Momentan vorbim de un contract care însuma 500.000 de lei pe an, cheltuieli care au
generat mai multe discuţii între cele două spitale. Discuţii verbale, care însă nu s-au con-
cretizat în nimic. „Au fost discuții între conducerile celor două spitale, însă conducerea
SCJU a spus clar că nu se pot modifica tarifele. Aceste examinări trebuie efectuate în anu-
mite condiții tehnice, astfel încât rezultatele să fie relevante. Menţionez faptul că Spitalul
Clinic Judeţean de Urgență are toată disponibilitatea, resursele umane şi materiale pentru
a relua efectuarea acestor examinări”, a precizat purtătorul de cuvânt al SCJU, Lavinia Cosma.

Şi de cealaltă parte este deschidere la dialog. Dar negocierile să plece de la un preţ „mai
uman”. Cu 25 % mai mic, dacă se poate. După cum sugerează şi dr. Vass Levente, preşedin-
tele Consiliului de Administraţie al SCJ. Acesta ne-a declarat că nu s-a amestecat în negocieri şi
nici nu a solicitat încheierea contractului cu un alt furnizor de servicii medicale, pentru a nu se
interpreta, dar care crede că e firesc ca managementul spitalului să urmărească eficientizarea
capitolului de cheltuieli.

O fi bine să se urmărească doar reducerea costurilor, încă nu ne-am lămurit. Cum se respectau
sau nu clauzele contractuale, iarăşi e o nebuloasă, deoarece fiecare parte îşi susţine propriul
punct de vedere. Dacă e de dorit sau nu ca un serviciu medical să fie asigurat acasă de un
furnizor public sau privat sau dimpotrivă de oriunde în funcţie de legile concurenţei, şi anume
cel mai bun preţ raportat la calitate, cei doi semnatari trebuie să se lămurească într-o discuţie
care să se poarte pe cifre, dar şi pe aspectele legate de procesul educaţional şi ştiinţific pentru
că nu putem uita că sunt spitale universitare.

Cert este că în acest an în care toate problemele sunt mai sensibile, întreţinerea unui scandal
nu face bine niciunuia dintre cele două spitale şi nici UMF.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/laborator-med-center.jpg

1.3.15 Politica violează Justiţia: cazul Dăneşan (2012-03-05 09:36)

În „cazul Dăneşan” a apărut un martor cheie care va da peste cap cazul primaru-
lui sighișorean

Condamnarea la un an şi șase luni de închisoare cu executare a primarului de Sighişoara,

Ioan Dorin Dăneşan, este un caz asupra căruia merită să facem un studiu de caz. În timp ce

primarii care au făcut istorie prin afacerile extrem de păguboase pentru instituţiile pe care

le conduc sunt liberi, în cel mai rău caz cercetaţi şi cam niciodată condamnaţi, Ioan Dorin
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Dăneşan - primar anonim prin prisma scandalurilor de corupţie – riscă să facă puşcărie. Şi

asta nu poate trece neobservat.

Fapte, nu vorbe

Istoria scandalului „Poşta” a început în anul 1993, când terenul de la nr. 19 de pe str. 1
Decembrie 1918 a fost concesionat Băncii Agricole. În anul 1997, Primăria Sighişoara a
încheiat cu Direcţia Regională de Poştă Braşov un contract de concesiune pe 99 de ani
pentru acelaşi teren situat în centrul oraşului, în vederea construirii unui sediu de poştă.
Apoi, în anul 2003 pentru că nu s-a materializat nici sediul de Poştă, Primăria a încercat
o a treia concesionare către Brain Plus S.R.L. Între aceste ultime contracte a mai apărut
un CF 516-topo 1813/1 care complică lucrurile deoarece dă ocazia interpretării unei „erori
materiale” zic avocaţii apărării, ca principal argument că nu poate fi vorba despre transcrierea
concesiunii către Brain Plus SRL. Şi ar fi vorba despre un nou contract – zic procurorii acuzării.
Iar un nou contract înseamnă licitaţie. Cam acesta este firul simplu, foarte simplu al povestirii.

Cum faci un dosar în România? Simplu…

Amesteci un deputat cu un tip influent din SIPI (Serviciul de Informaţii şi Protecţie Internă) care
întâmplător este bine conectat la un oarecare angajat (ex-angajat) al penitenciarului, care la
rândul lui este foarte bine conectat cu un procuror anti-corupţie. Îi urmăreşti cu atenţie şi
observi că procurorul DNA a dat neînceperea urmăririi penale unui judecător care ulterior a dat
o sentinţă ce convine de minune ghici cui? Deputatului. Al dracu’ făcătură. Care e legătura cu
articolul de faţă? Niciuna, v-aţi prins.

Dorin Dăneşan a fost singurul condamnat pentru că a semnat actul de concesiune către Brain
Plus S.R.L., după ce acesta a fost avizat din punct de vedere juridic de juristul de la Serviciul
Administrarea Patrimoniului şi de secretarul Primăriei, Gheorghe Humă – deci doi jurişti – de
directorul economic al Primăriei şi de şeful Serviciului Administrarea Patrimoniului din cadrul
Primăriei – liberalul Petru Maşca. Toţi ceilalţi primesc aviz de bună purtare încă din faza
cercetărilor DNA.

Dorin Dăneşan a fost condamnat, deşi a doua expertiză juridică şi contabilă, efectuată de An-

drei Cozoş, concluzionează limpede ca ziua de Mărţişor că pe cele 8 obiective DNA prejudiciul

maxim ce ar putea fi luat în seamă este banala sumă de 692 de lei, faţă de 117.000 de lei cât

i se impune prin rechizitoriul DNA. Dar…

…de unde suma de 117.000 de lei?
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Prima expertiză a DNA conţine într-adevăr suma respectivă dacă concesiunea şi-ar face
obiectul pe toţi cei 49 de ani, deci un prejudiciu pe care l-am privi în urmă prin anul 2050.
Cum s-a ajuns la a calcula un prejudiciu viitor şi să condamni un om la închisoare pentru ceva
ce urmează să se întâmple în următorii 35-40 de ani?

Dorin Dăneşan a fost condamnat chiar dacă acest scandal a trecut prin verificările anuale ale

Curţii de Conturi Mureş, ale Corpului de Control al Prefectului, a trecut viza de legalitate a

Prefecturii la momentul emiterii dispoziţiei de primar etc.

Dorin Dăneşan a fost condamnat exact la fix pentru ca organizaţia PNL să poată folosi în

negocierile USL sentinţa şi pentru a-şi impune propriul candidat la Primărie, Dan Colceriu.

Cine sapă groapa altuia…

Cazul Dăneşan va fi strămutat la o instanţă independentă. Rectific, mai independentă. Aici
în Mureş deputaţii, SIPI-iştii, unii judecători de la Tribunalul Mureş şi unii de la Curtea de Apel,
procurorii sunt prea implicaţi. Şi mult prea legaţi. Unii de alţii. Dorin Dăneşan nu este cel mai
penal primar din judeţul Mureş – cu siguranţă. Nu este cel mai penal om din administraţie.
Nu este nici măcar în top 10 penali ai judeţului Mureş. Cine-l cunoaşte, ştie. Şi dezvăluirile
vor continua pentru că în cazul Dăneşan a apărut un martor cheie dispus să prezinte cu lux
de amănunte cine şi la comanda cui acţionează în justiţia mureşeană. Cu dovezi certe, cu
sentinţe, cu documente din ce în ce mai interesante. Toate legate de cazul de faţă.

Istrate Manu

maria (2012-03-06 05:29:00)
articolul reflectă o realitate: mafia ticăloșilor posedă ramificații în toate structurile; ar fi bine ca, din
când în când (măcar) ziariștii să spună adevărul Baftă!

Dorinel Danesan (2012-03-06 15:56:36)
„Dorin Dăneşan nu este cel mai penal primar din judeţul Mureş – cu siguranţă. Nu este cel mai penal
om din administraţie. Nu este nici măcar în top 10 penali ai judeţului Mureş.” FANTASTIC !!! Dorin
Danasan se autodenunta ca este un primar penal.Ca este sau nu este in top pe noi sighisoranii, ne
intereseaza sa nu avem un primar penal, chiar si pentru infima suma de 692,00 lei.Nu suma conteaza
ci CARACTERUL. Ma mira ca are curajul demersului de mai sus dar ma deranjeaza ca acuza pe altii
ca sunt implicati in acest lucru. De ce implica PNL-ul local si pe Dan Colceriu ? Pana nu i-a fost
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contracandidat erau foarte buni prieteni iar acum Dorin Danesan a inceput sa faca ce stie cel mai
bine si anume sa loveasca in prieteni ca sa se catere el sus!!!Si am ajuns iar la CARACTER. Pentru
a putea arata ca stie ce este acesta si daca mai are CARACTER sa-i spuna „ziristului de serviciu”sa
„fabrice” inca un articol pentru a-si cere scuze in primul rand unui OM si prin el inclusiv organizatiei
din care face parte. Pentru cei doi(Danasan alias Manu )va transcriu din Dex : CARACTÉR, caractere,
s. n. 1. Ansamblul însușirilor fundamentale psihice-morale ale unei persoane, care se manifestă în
modul de comportare, în ideile și în acțiunile sale. ♦ Personalitate morală fermă. ♦ Însușire morală
care se manifestă prin perseverență, voință fermă și corectitudine. Om de caracter. 2. Individualitate
care prezintă trăsături psihice complexe, zugrăvită într-o operă literară. ♦ Comedie de caracter =
comedie în care intriga ia naștere din conflictul dintre caracterele contradictorii ale personajelor.
Dans de caracter = formă prelucrată pentru scenă a dansurilor populare. 3. Trăsătură distinctivă
care constituie specificul unui lucru, al unui fenomen etc. Însușire, particularitate a unui organism.
Caractere moștenite (sau ereditare) și caractere dobândite (sau neereditare). 4. Caracteristică a unui
ansamblu de litere, cifre, accente și semne de tipar din aceeași familie și din același corp. – Din fr.
caractère, lat. character. PS: Domnilor(D+M) nu va mai plangeti toata ziua,ce dracu,fiti....barbate !!!!

Tudor (2012-03-06 18:48:10)
Sighisoara - mereu surprinzatoare. Din cand in cand se distribuie gratis punctul:)). Culmea ca am
gazit ziarul in posta desi nu l-am cumparat. Si l-au gasit si altii. Cum s-o fi intamplat asta!? Exact un
numar cu articolul asta. Sa fie loc de interpretare?

Punctul (2012-03-07 12:15:45)
Săptămânalul Punctul nu se distribuie gratuit și nici nu are un departament de monitorizare a celor
care-l cumpără și redistribuie apoi gratuit din motive personale. Sper că am fost destul de clari în
răspuns.

Subiectele săptămânii 5 – 11 martie în presa județeană « Sighişoara Freelance Reporter (2012-03-07
16:23:40)
[...] Condamnarea la un an şi șase luni de închisoare cu executare a primarului de Sighişoara, Ioan
Dorin Dăneşan, este un caz asupra căruia merită să facem un studiu de caz. În timp ce primarii care
au făcut istorie prin afacerile extrem de păguboase pentru instituţiile pe care le conduc sunt liberi,
în cel mai rău caz cercetaţi şi cam niciodată condamnaţi, Ioan Dorin Dăneşan – primar anonim prin
prisma scandalurilor de corupţie – riscă să facă puşcărie. Şi asta nu poate trece neobservat. (vezi
articolul complet) [...]

Dorinel Danesan (2012-03-09 14:50:55)
Deci Primaria Sighisoara l-a cumparat iar apoi prin Posta Romana l-a distribuit.Avantaj....toata lumea!!!

istrate manu (2012-03-13 11:53:10)
chiar crezi ca ar fi atat de "neatent" sa cumpere din bani publici? asta e o jignire la inteligenta oricui
... mi s-ar parea o greseala infantila. Dar mai stii?

Teodora (2012-03-10 08:37:51)
data viitoare cand mai scrieti si mai postati articole impotriva unui contracandidat studiati mai bine
problemna si nu aruncati cu informatii eronate in public!!! sentinta penala pronuntata de Judeca-
toria Sighisoara impotriva dlui. Primar Danesan este o condamnare la 1 an si 6 luni inchisoare cu
SUSPENDARE, adica se suspenda executarea!!! nu va face inchisoare ci doar are o sanctiune penala
care poate sa ramana definitiva in urma recursului sau se poate schimba pentru ca este NEDEFINI-
TIVA!!! asa ca, deocamdata, este nevinovat pana la pronunatrea unei hotarari judectaoresti definitive,

©2024 www.punctul.ro 283



BlogBook 1.3. MARCH

conform PREZUMTIEI DE NEVINOVATIE!! si mai lasati-ma cu martorii cheie ca parca sunteti de la OTV!!!

istrate manu (2012-03-13 11:50:34)
aveti dreptate ... e o eroare a mea, si mi-am primit portia pentru asta ... e cu suspedare. martor
cheie, chiar exista ... o sa mai povestim pe acest subiect oricum va multumesc pentru atentia cu care
urmariti articolele noastre si sper sa fiu mai exact in urmatoarele ocazii.

vasile ioan (2012-03-19 18:27:17)
cu suspendare sau cu executare tot condamnare e...ideea e ca a facut ce a vrut din sighisoara ,si atat
de mult ii place incat nici dupa atatia ani la primarie nu vrea sa plece. asta tine de caracter ,caracter
care nu-l are. e un mare hot!!!care nu a facut nimic pentru sighisoara

1.3.16 Ape tulburi la ABA Mureş (2012-03-05 09:37)

DNA, pe firul unor posibile infracţiuni în care sunt implicaţii directorii instituţiei. ABA a

intrat în vizorul DNA. De ce? Deoarece există indicii clare de „căpuşare” a ABA Mureş prin

firmele controlate de directori, dar şi acte de evaziune fiscală prin firme fantomă şi facturi

fictive. Am încercat să aflăm ce vină (a se citi implicare) au Dávid Csaba, Monica Gheorghe,

Orbán Levente și alții. Citiți în continuare o felie din „metodele frumoase” prin care se pot

spăla banii publici…

Punctual

În urmă cu două săptămâni, trei persoane de la DNA au intrat în sediul Administraţiei Bazinale
de Apă (ABA) Mureș cu un mandat de percheziție, pentru a ridica documente oficiale ale
instituției. Deocamdată nimeni nu este oficial incriminat însă dosarul este la început. Conform
surselor noastre din DNA, există indicii clare de „căpuşare” a ABA Mureş prin firmele controlate
de directori, dar şi acte de evaziune fiscală prin firme fantomă şi facturi fictive.

În primă instanță, oficialii ABA s-au ferit să comenteze situația, însă n-au prea avut de ales.

Prima declarație a venit de la purtătorul de cuvânt, Călin Fokt, și sună așa: „În data de 22

februarie a fost la noi (sediul ABA n.r.) o comisie formată din doi comisari de la Direcția

Națională Anticorupție Serviciu Teritorial Mureș. Nu știu dacă a fost o percheziție sau o

verificare la fața locului. Într-adevăr s-au ridicat documente și înscrisuri legate de achiziții și

licitații publice din anul 2011. Au fost ridicate atât documente de la membrii conducerii, cât
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și de la serviciul de specialitate. Nu a fost solicitată nici o declarație în acest sens și n-a fost

invitat la sediul DNA niciun salariat de la noi. Ei doar s-au prezentat, au spus care este motivul,

au luat documentele care îi interesa și urmează să-și facă procedurile. … Vreau să precizez

că apreciem profesionalismul celor doi comisari. N-au amenințat, n-au zdrăngănit cătușe, așa

cum am auzit prin oraș”.

Ce zice Giurgea

La câteva zile după eveniment am luat legătura și cu directorul instituției, Teodor Giurgea,
care ne-a relatat câteva detalii suplimentare: „Ne-au arătat o listă (n. r. cei doi comisari
și procurorul de caz de la DNA), vizavi de o plângere anonimă, pentru că așa-zisul Fodor
Alexandru nu lucrează la noi, cu date destul de precise. Au făcut un control și, văzând că
sunt multe acte, la un moment dat au spus că este mult mai operativ să ridice actele decât
să stea aici zeci de ore să le verifice. Asta s-a și întâmplat: într-un mod absolut corect s-au
ridicat actele, s-au pus în cutii și s-au sigilat. I-au interesat contractele pe PNDI, pe hotărâri
de guvern, lucrări de proiectare, de investiții, contracte de achiziții și contracte de lucrări de
întreținere din tot anul 2011”.

Până acum, mai spune Teodor Giurgea, nu există persoane incriminate în mod oficial, ci s-au

ridicat doar documente legate de actele instituției, din birourile celor patru directori, şi anume:

Teodor Giurgea, director ABA Mureş, Orbán Levente şi Monica Gheorghe, directori tehnici,

şi Maria Pătraşcu, director economic. Conform surselor noastre, DNA, pe lângă cei patru

directori, îl are în vizor şi pe Dávid Csaba, directorul Administraţiei Naţionale Apele Române,

fost director ABA Mureş.

Alte percheziții

Pe de altă parte au fost făcute percheziții și în afara sediului ABA, mai exact la societăţile
controlate de Orbán Levente şi Dávid Csaba, dar şi la câteva societăţi aparținând unei doamne
Dimache Ioana, despre care se spune că este în relaţii apropiate cu Teodor Giurgea. Directorul
a declarat însă că are doar o relaţie instituţională director - om de afaceri.
„Au fost ridicate laptopurile, dar nu cele personale, ci cele de instituție. De la mine au ridicat
laptopul Consiliului Județean. Din ce am auzit au fost la fostele firme ale directorului tehnic,
Orbán Levente. Dar, din câte știu, nu mai este acționar la respectivele firme”, a mai precizat
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Giurgea.

Orbán Levente n-a dorit să facă declarații oficiale pe această temă, dar ne-a spus - într-o
discuție informală - că a renunțat la acele firme de aproximativ 4-5 ani. Faptul că a renunţat
în acte credem şi noi. Dar atunci, cum se explică faptul că o serie de ingineri de la Consiliul
Judeţean sunt demiși pe motiv că nu recepţionează lucrările proaste executate de Procon 16
SRL şi SC Mix Util SRL, firme pe care Orbán le conduce încă din umbră? (Acest aspect va face
însă obiectul unei viitoare anchete pe care redacția săptămânalului Punctul o pregăteşte). Din
informațiile noastre, pe lângă perchezițiile de la domiciliul lui Teodor Giurgea, au fost făcute
percheziții și acasă la Dávid Csaba, directorul Administrației Naționale Apele Române. Pe
David Csaba am încercat să-l contactăm telefonic însă nu ne-a răspuns.

Directorul ABA Mureș, Teodor Giurgea, ne-a declarat că, din punctul lui de vedere, nu sunt

probleme: „Din punctul meu de vedere, tot ce s-a făcut este legal, iar ceea ce este de subliniat

e că s-a făcut în beneficiul unității și al Statului, din punctul de vedere al prețului și al calității.

Lucrările în parte au fost și recepționate. De exemplu, cele pe PND, au fost recepționate

toate”. Ancheta e mai complicată pentru că în ecuație intră activitățile lui David Csaba şi ale

lui Orbán Levente...

Începem cu David Csaba

Directorul ANAR este acționar majoritar la Hidroplast SRL, unde administrator este soția sa.
Societatea este specializată pe elaborarea documentațiilor pentru fundamentarea solicitării
avizului de gospodărire a apelor și a autorizației de gospodărire a apelor atestate. Așadar,
cei de la Apele Române, unde Dávid Csaba este director, solicită firmei Hidroplast, unde
David Csaba este acționar majoritar, contracost o serie de servicii. Ciudat sau nu, profiturile
societății cresc constant în ultimii ani, într-un ritm aproape exponențial. Dacă în 2007, când
David Csaba era departe de funcția de astăzi, firma sa înregistra aproape 95.000 de lei profit
net, în 2009, înainte cu un an să fie numit director general al Apelor Române, societatea urca
profitul net la puțin peste 153.000 de lei, pentru ca în 2010, profitul net să ajungă la 770.000
lei, adică de cinci ori mai mult față de anul precedent. Pentru 2011, Ministerul de Finanțe n-a
publicat încă bilanțurile societăților comerciale.

Ancheta de la ABA Mureș o vizează și pe Monica Gheorghe, director tehnic care se ocupă de

departamentul Administrarea Resurselor de Apă, cu care David Csaba are o relaţie foooaaarte

apropiată din anul 2005. Cu toate că în guvernarea PSD-PDL Monica Gheorghe nu mai intra

în schema posturilor de conducere, Dávid Csaba i-a creat un post special cu tot cu birou,
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păstrându-i salariul de director. În plus, Monicăi i-au plăcut atât de mult „băieţii deştepţi” din

UDMR, încât în 2010 s-a înscris în Uniune. Nu am aflat pe ce platformă şi ce fel de doctrină

împărtăşeşte, dar asta are mai puţină importanţă. Importantă este noua achiziţie în domeniul

imobiliar, o casă în Piața Armatei, pe lângă apartamentul din Aleea Carpaţi. Deşi avem unele

informaţii despre societatea pe care Monica Gheorghe o controlează şi care are contracte cu

ABA Mureş, deoarece nu suntem siguri de numele firmei vom amâna deocamdată dezvăluirea

acestui aspect.

Izorep, nelipsit nici de la ABA Mureş

Tot prin Dávid Csaba, firma de construcții Izorep a câştigat o lucrare de amenajare a unui mal

al Mureşului. Dar, probabil pentru că nu a făcut niciodată lucrări hidrotehnice, a fost obligată

să transmită urgent lucrarea, în antrepriză, mai-experimentaţilor de la SC MIF SA pentru un

mic comision de 10 %. Plata s-a făcut de la ABA Mureș către IZOREP, iar IZOREP a început

să vireze mai puțini bani către MIF S.A. (Compania MIF S.A. a fost a fost înființată în anul

2001 și este situată în Sîngeorgiu de Mureș, ocupându-se cu construcția de drumuri, poduri,

hidrotehnice, servicii pentru combaterea torenților). Şi pentru că totul, într-un final, se rezumă

la bani, şi pentru că problema e extrem de actuală s-ar putea ca DNA să fie vizitat în acest

sens de câteva persoane de la MIF care ştiu mai multe despre subiect.

Continuăm cu Orbán

Orbán László Levente este unul dintre tinerii care au intrat sub pielea greilor din UDMR. Ca
funcţii publice este director tehnic la ABA Mureş şi consilier judeţean. Controlează „din umbră”
mai multe societăţi comerciale. Ce-a mai cunoscută este S.C. Procon 16 S.R.L. A avut multe
lucrări la Consiliul Judeţean, unde se pare că este extrem de agreat. (Ca o paranteză, dorim
să avertizăm angajaţii CJ Mureş să se intereseze şi să memoreze firmele lui Orbán, mai ales
când e vorba de recepţia unor lucrări, pentru că altfel riscă să fie demiși! Un pont: S.C. Mix
Util S.R.L. - Mare Atenţie!)

Cu toate că, din luna decembrie, din cauza problemelor de incompatibilitate și a anchetelor
ANI, Orbán nu mai apare în actele societăţilor, acest lucru nu-l împiedică să conducă un BMW
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X5 de 100.000 de euro pentru care plăteşte o rată de leasing în mod sigur neacoperită de
salariu. Pe lângă asta, mai are de întreţinut trei imobile în Tîrgu-Mureş, de 40, 60, respectiv
721 de metri pătrați şi o „viluţă” așezată într-o zonă superbă din judeţul Harghita. Dar unde
mai punem şi impozitul pentru un teren de 5.000 de metri pătrați, teren achiziţionat în comuna
Cristeşti, la niciun kilometru de oraș.
În plus, pentru că partidul o cere, este unul din principalii sponsori ai echipei de baschet BC
Mureş.

Vom continua subiectul în momentul în care vom primii noi informaţii. Nu ezitaţi să ne
scrieţi pe marius@punctul.ro

Marius Libeg

Cristi (2012-03-06 11:17:47)
Si primaria din comuna Cristesti este construita de una din firmele domnului Orban, constructie care a
costat peste 1 mil euro o suma destul de mare http://cristestimures.ro/index _htm _files/477.jpg (poza
cladire)

Liviu (2012-08-20 08:24:26)
sunt detalii interesante si despre licitatia "AMENAJAREA PARAULUI POCLOS PE RAZA MUNICIPIULUI
TARGU MURES PENTRU APARAREA IMPOTRIVA INUNDATIILOR SI ECOLOGIZARE, JUDETUL MURES" unde
dl. David Csaba a descalificat 2 societati sa faca loc pentru Ecodesign SRL, care e situata culmea, pe
strada Justitiei.

observ (2013-09-16 17:31:16)
Pe terenul din Cristesti s-au construit 6 case de locuit, in curs de valorificare.

1.3.17 Concerte Bereczki Zoltán și Szinetár Dóra (2012-03-05 09:41)

Astăzi, 5 martie, începe turneul transilvănean de duet al cunoscuților actori-muzicieni Bereczki
Zoltán și Szinetár Dóra din Ungaria. Primul concert al acestui turneu va avea loc la Palatul
Culturii de la ora 20:00. Turneul continuă în data de 6 martie la Odorheiu Secuiesc, în data
de 7 martie la Sf. Gheorghe, în data de 17 martie la Miercurea Ciuc și în data de 18 martie
la Gheorgheni. La concerte va susține program artistic și solistul tîrgumureșean, Buta Árpád
Attila care va interpreta piese de operetă și musical cu acompaniament de pian. (C.H.)
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1.3.18 Protestele studenților UMF (2012-03-06 08:25)

[1]

Aproximativ 200 de studenţi de la Universitatea de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş au
început de luni şi vor continua până pe 14 martie o serie de proteste faţă de tendinţa de
separare a facultăţilor universităţii şi mai ales împotriva implicării politicului în problemele
învăţământului superior. Primul protest a avut loc luni, în faţa Prefecturii Mureş, unde studenţii
au scandat lozinci împotriva separării UMF Târgu Mureş, cerând, totodată, politicienilor să nu
încalce autonomia universitară.

„Dorim un învăţământ fără implicare politică, nesepararea noastră ca studenţi - etnică sau de
altă natură - pentru că, dacă studiem împreună, putem fi mai buni şi putem face mai multe
pentru această ţară (...) Totuşi noi sperăm să fim băgaţi în seamă, avem susţinere la nivel
naţional, Alianţa Naţională a Organizaţiilor Studenţeşti din România a dat un comunicat de
presă că ne susţine, ca de altfel toate organizaţiile membre. Bănuiesc că un număr de câteva
sute de mii de studenţi au un cuvânt de spus în această ţară”, a declarat preşedintele Ligii
Studenţilor din Târgu Mureş, Dan Zolog. Studenţii au scandat timp de mai bine de o oră lozinci
precum ’Nu vrem separare etnică’, ’Vrem autonomie universitară’, ’Uniţi suntem mai buni’,
’Învăţământ fără politică’. Reprezentanţii Jandarmeriei au precizat că studenţii medicinişti au
autorizaţie pentru a aduna semnături până pe 14 martie, atât în faţa Prefecturii Mureş, cât şi
în faţa Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/UMF.jpg

1.3.19 Unicul producător de rabarbură din țară se extinde (2012-03-06 08:38)

Unicul producător de rabarbură din România, Mircea Munteanu, care deţine în comuna
mureşeană Nadeş singura cultură organizată, a declarat, luni, pentru AGERPRES că îşi va
extinde în acest an suprafaţa cultivată, de la 20 de ari, la un hectar şi jumătate. Până la
apariţia culturii organizate de la Nadeş, rabarbura creştea sporadic prin curţile oamenilor, în
special în fostele sate săseşti din judeţul Mureş, fiind planta din care ies cele mai gustoase
dulceţuri, extrem de apreciate în străinătate.

„Am început pregătirea culturii pentru anul al doilea. Cultura am început-o pe 20 de ari, cu
1.950 de plante, am pregătit deja din toamnă încă un hectar şi 30 de ari pentru că intenţionez
să mai aduc 10.000 de plante, aferente unui hectar de cultură. Plantarea se va face în aprilie.
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Plantele le aducem din Germania, de la o fermă din Hamburg”, a precizat Munteanu. El a
adăugat că din cultivarea acestei plante se poate obţine profit, însă doar după anul al treilea
şi că suprafaţa minimă care poate aduce profit este de 30-40 ari. „Noi vom avea cam 1,5 ha,
deci în jur de 60-70 tone de peţiol pe un an de recoltare, începând din 2013, şi atunci având
această cantitate poţi negocia cu diverşi procesatori”, a subliniat cultivatorul.

Potrivit lui Munteanu, întreţinerea culturii de rabarbură nu presupune multă muncă, în primii
doi ani fiind nevoie de prăşit manual pentru îndepărtarea buruienilor, iar după trei ani planta
îşi curăţă solul singură. Mircea Munteanu a subliniat că deşi a crescut în preajma acestei
plante şi a mâncat dulceaţă de rabarbură - Nadeşul fiind un sat săsesc - ideea înfiinţării unei
culturi organizate i-a venit după ce a văzut o astfel de cultură în Germania.

„Am fost într-o vizită în Germania şi am văzut o plantaţie şi mi s-a părut cunoscută, dar modul
în care era organizată şi amenajată, cât şi dimensiunile plantei nu mi se păreau fireşti pentru
ce ştiam eu. Când am auzit că este vorba despre rabarbură am zis că este incredibil. Am luat
legătura cu fermierul şi am cumpărat 2.000 de rădăcini, pentru a înfiinţa cu titlu experimental
o cultură de rabarbură în România. Am cultivat 20 ari. Am comis şi o eroare în sensul că le-am
pus la 60 de cm rândurile, dar trebuia să le plantez la 1 metru, pentru că se dezvoltă. Plan-
taţia merge bine şi lucrul acesta mă face să mă gândesc la o extindere a ei”, a spus Munteanu.

Singurul impediment în organizarea culturii sunt informaţiile extrem de puţine despre cultura
de rabarbură şi faptul că în România nu s-a rezolvat încă dilema dacă rabarbura este legumă
sau fruct. Din acest motiv Mircea Munteanu susţine că nu a putut să acceseze fonduri
europene pentru extinderea culturii.

AGERPRES

1.3.20 Donație de carte la Biblioteca Județeană (2012-03-06 08:44)

Consulatul Ungariei de la Miercurea Ciuc a donat, luni, Bibliotecii Judeţene Mureş şi Bibliotecilor
din Sovata şi Miercurea Nirajului peste 1.000 de CD-uri, DVD-uri şi cărţi, provenite de la diverse
edituri şi case de discuri din Ungaria. Directorul Bibliotecii Judeţene Mureş, Monica Avram, a
precizat, luni, că în apropierea centrului „American Corner” deschis recent la Târgu Mureş va fi
amenajată o sală multimedia unde CD-urile şi DVD-urile donate de artiştii maghiari vor putea
fi ascultate şi vizionate de oricine doreşte.

„Este un eveniment care reuneşte într-un mod cât se poate de plăcut şi de benefic pentru
comunitate, pentru utilizator, politicul şi cultura, ceea ce este un lucru extraordinar. La Târgu
Mureş acest lucru se întâmplă, din fericire, constant. Este un gest de generozitate pe care
consulatul îl face”, a declarat Monica Avram. Preşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Lokodi
Edita Emoke, a precizat că pe lângă „American Corner” vor fi amenajate şi alte „colţuri” în
care se diversifică activitatea bibliotecii judeţene. „Sperăm ca până în luna mai să finalizăm
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amenajarea acelui spaţiu. Mulţumesc Consulatului Maghiar pentru această donaţie de CD-uri
şi DVD-uri care va servi în special tinerilor, nu numai din Târgu Mureş, ci şi din Sovata şi
Miercurea Nirajului”, a spus Lokodi Edita Emoke. Consulul general al Ungariei la Miercurea
Ciuc, Zsigmond Barna Pal, a declarat că „acţiunea a fost de succes” şi este al treilea judeţ
unde sunt donate aceste CD-uri, după donaţiile făcute în Harghita şi Covasna.

AGERPRES

1.3.21 Neînscriși în clasa întâi dintr-o problemă de soft (2012-03-06 08:50)

Părinţii care s-au prezentat luni la şcolile din judeţul Mureş pentru a-şi înscrie copiii în clasa
pregătitoare sau în clasa întâi vor fi nevoiţi să revină, întrucât operaţiunea nu s-a putut efectua
din cauza unor probleme de soft. După insistenţele Inspectoratului Şcolar Judeţean (ISJ) Mureş
pe lângă Ministerul Educaţiei problema de soft a fost rezolvată în jurul orelor amiezii, însă
părinţii şi-au pierdut răbdarea şi au decis să revină în altă zi. ISJ Mureş a comunicat, luni,
că pentru a se evita astfel de probleme şi pentru a veni în sprijinul părinţilor, programul
înscrierilor a fost modificat, astfel încât părinţii să se poată prezenta la şcolile din circum-
scripţie între orele 12,00 şi 16,00, până în 16 martie. Reprezentanţii ISJ Mureş susţin că au
observat problema încă de dimineaţă, că aceasta a fost rezolvată şi că este timp suficient până
în 16martie pentru ca toţi părinţii să-şi poată înscrie copiii fie în clasa pregătitoare, fie în clasa I.

AGERPRES

1.3.22 6 medalii la Campionatul Național de Dans (2012-03-06 12:06)

Sibiul a găzduit în perioada 3-4 martie Campionatul Național de Dans. Având o puternică
susținere prin Clubul Dansul Viorilor din Reghin, județul Mureș a reușit din nou să intre
pe harta dansului național. La secțiunea Latino, în grupa de vârstă 19-35 de ani, cuplul
Mirona Toncean (fostă Gliga) - Ciflicli Roman de la Dansul Viorilor s-a plasat pe primul loc.
La aceeași categorie cuplul Boie Bogdan - Rybina Kseny, de la același club, s-a clasat pe locul 9.

La grupa de vârstă 16-18 ani, secțiunea Latino, cuplul Moldovan Paul Adrian - Tatar Cristina,
de la Dance Art - Clubul Sportiv Scolar Tîrgu-Mureș s-a clasat pe primul loc. Tot la secțiunea
Latino, tot de la Dance Art - Clubul Sportiv Scolar Tîrgu-Mureș, dar la grupa de vârstă 12-13 ani
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perechea Szollosi Evelyn - Pastor Bogdan s-a clasat pe a treia treaptă a podiumului (la fel și la
secțiunea standard), iar perechea Herciu Alex - Cheteles Ariana s-a clasat pe locul 5. Același
club a dat campionii naționali și la categoria de vârstă 10-11 ani, prin rezultatul remarcabil
al perechii Cioloca Paul - Bacos Antonia. Cuplul a reușit și o clasare pe locul 5 la secțiunea
standard.

Iar dacă vorbim de secțiunea standard, nu putem să nu amintim și de cealaltă vedetă a
dansului mureșean, Rareș Cojoc, care s-a clasat pe primul loc la grupa de vârstă 19-35 de ani,
făcând pereche cu Timus Tatiana.

Cătălin Hegheș

1.3.23 Educația în vizorul PNL Mureș (2012-03-06 14:30)

În urma unei dezbateri inițiate de PNL Mureș și a problemelor identificare în sistemul de
învățământ, liberalii mureșeni au emis astăzi următorul comunicat de presă:

Partidul Naţional Liberal – Filiala Mureş ia act cu îngrijorare de profundele erori, mai
mult sau mai puţin intenţionate, pe care actuala alianţă portocalie PDL-UDMR-UNPR
continuă să le arunce pe umerii societăţii româneşti, cu o nepăsare ce nu poate fi
explicată decât prin ridicarea incompetenţei la rang de politică de stat. Zilele trecute,
PNL Mureş a semnalat, prin departamentul de învăţământ şi organizaţia de femei,
în cadrul unei dezbateri publice privind introducerea clasei pregătitoare, o serie
de probleme majore şi reale, dar mai ales, punctuale, legate de disfuncţionalităţile
apărute în procesul de implementare a noilor dispoziţii menite a reduce debutul
vârstei şcolare. PNL Mureş consideră că aceste disfuncţionalităţi se datorează în
primul rând modului haotic şi neprofesionist în care Ministerul Educaţiei înţelege să
aplice o măsură fără precedent în istoria şcolii româneşti.

Aşa-numita „reformă” impusă de Ministerul Educaţiei nu reprezintă altceva decât un
act de agresiune la adresa Şcolii Româneşti, o destabilizare a întregului sistem de
învăţământ, care se va solda cu efecte negative pe termen lung şi mediu – efecte
ce vor fi decontate de către copiii noştri.

Ne întrebăm unde este stabilitatea acestui sistem de învăţământ pe care Puterea
portocalie l-a transformat într-un veritabil anti-sistem prin subfinanţare, reduceri şi
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tăieri de salarii? Unde sunt garanţiile de predictibilitate a parcursului şcolar atât de
mult aşteptate şi solicitate de părinţi? Ce se întâmplă cu mult discutata calitate a
actului educaţional? Sunt întrebări fireşti, la care tăcerea şi nepăsarea Ministerului
Educaţiei nu poate răspunde fără să nu stârnească disperarea şi furia părinţilor şi a
societăţii civile.

Tocmai de aceea, PNL Mureş cere Inspectoratului Judeţean de Învăţământ Mureş
şi Primăriei Tîrgu Mureş să prezinte public situaţia infrastructurii necesare imple-
mentării acestui nou sistem de clase pregătitoare în cadrul circumscripţiilor şcolare.
PNL Mureş solicită, de asemenea, alocarea, în regim de urgentă, a fondurilor
necesare privind mobilarea sălilor de clasă cu bănci reglabile şi scaune adecvate,
cu echipamente adecvate, specifice vârstei copiilor, care să permită învăţarea prin
joc şi pregătirea pentru clasele primare, precum şi a sumelor necesare specializării
cadrelor didactice în acest sens. Fără aceste măsuri minimale, implementarea
aşa-numitei „clase zero” va fi încă un eşec al actualei Puteri, dar un eşec pe care îl
va deconta, cum spuneam, viitorul copiiilor noştri şi implicit, viitorul României.
Totodată, semnalam faptul ca ieri, in prima zi de implementare a acestui nou
sistem, Ministerul Educaţiei continuă să se joace cu nervii greu încercaţi ai părinţilor.
Practic, părinţii nu au reuşit sa-şi înscrie copiii datorită problemelor tehnice ivite la
serverul Ministerului. Este încă un element perturbator dintr-un lung proces pe care
incompetenţa, asumată drept competenţă de Ministerul Educaţiei, îl transformă
într-un nou eşec lamentabil. La toate aceste nereguli, se adaugă acum si aspectele
de ordin familial invocate cu seninătate de reprezentanţii Ministerului, aspecte care
au survenit, chipurile, in urma faimoasei reforme a învăţământului, dar care, trebuie
spus, frizează absurdul: divorţuri, schimbări de domiciliu cu titlu flotant, etc., toate
pentru ca părinţii sa-si poată înscrie copiii la o şcoală performantă!

Consideram ca opacitatea la semnalele venind din partea părinţilor, a cadrelor
didactice, a specialiştilor neînregimentaţi politic şi a societăţii civile în general,
poate compromite o ideea buna in esenţă, dar a cărei aplicare necesită o temeinica
pregătire, începând cu baza materiala si specializarea cadrelor, aspecte nerezolvate
la nivel naţional şi local.

Cerem liderului PDL Mureş, actual primar, sa ia masurile ce se impun pentru a
împiedica experimentarea nereuşitelor acestei „reforme” pe cei 9.000 de copiii din
judeţul Mureş.
Cum spunem, consecinţele acestei aşa zise „reforme” vor fi decontate de copiii
noştri, iar acest lucru trebuie sa înceteze!

PNL Tîrgu Mureş
Preşedinte Ionela Ciotlăuş
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1.3.24 Emisiune pentru multiculturalitate (2012-03-07 07:14)

Duminică, 11 martie, începând cu ora 18:00, postul Știi TV va difuza o nouă emisiune
dedicată multiculturalismului și multilingvismului caracteristic Tîrgu-Mureșului. Formatul
este al unei emisiuni de informare, educație, cultură, divertisment, care include reportaje
documentar-artistice și interviuri. Titlul emisiunii va fi De trei ori M! (Mureș - Multiculturalitate
- Multilingvism) - un format de emisiune „mozaic„ cu invitați în studio și inserții din filmări
pe teren. Emisiunea este realizată după o idee, format și desfasurător semnate de Rudy Moca.

1.3.25 Biro Zsolt - al doilea candidat maghiar la CJ (2012-03-07 07:47)

Jurnalistul Biro Zsolt, care este şi liderul organizaţiei judeţene a Consiliului Naţional Secuiesc,
a fost anunţat, marţi, de conducerea Partidului Civic Maghiar (PCM), drept candidat al Coaliţiei
Civice la Consiliul Judeţean Mureş. Coaliţia Civică, aceea care va susţine candidatura lui
Biro Zsolt, este formată din Partidul Civic Maghiar (PCM), Consiliul Naţional Secuiesc (CNS)
Mureş, Platforma Creştin-Democrată, condusă de dr. Benedek Imre, precum şi de o serie de
organizaţii civice mici. Biro Zsolt a declarat în timpul evenimentului că va candida pentru că
„a sosit vremea schimbării şi în rândul comunităţii maghiare”, că va porni la drum cu o serie
de ţeluri şi că, deşi nu este implicat politic, va colabora cu toate formaţiunile politice care au
idealuri autonomiste. Acesta a spus că este conştient de faptul că înfăptuirea autonomiei nu
se poate fără sprijin politic şi că una dintre priorităţile sale, dacă va ajunge preşedinte al CJ
Mureş, va fi organizarea unui referendum pentru ca populaţia judeţului să îşi spună părerea
dacă este sau nu de acord cu o regiune Ţinutul Secuiesc, formată din judeţele Mureş, Harghita
şi Covasna.

Liderul PCM, Szasz Jeno, a declarat la rândul său că dorinţa PCM şi a Coaliţiei Civice este
aceea ca municipiul Tîrgu-Mureş să fie reşedinţa unei viitoare regiuni Mureş-Harghita-
Covasna, nu să se transforme într-un oraş de provincie dintr-o regiune mare. Ideea ca
municipiul să fie capitala unei regiuni a fost reiterată şi de prof.univ.dr. Benedek Imre,
candidatul Coaliţiei Civice la Primăria Târgu Mureş, arătând că în acest oraş ar putea funcţiona
o universitate mare, după modelul celei din Pecs (Ungaria), în care să se regăsească atât
învăţământ medical, cât şi cel tehnic sau artistic, cu facultăţi în limbile română, maghiară şi
engleză.

La lansarea candidatului Coaliţiei Civice pentru Consiliul Judeţean Mureş şi-a făcut apariţia
şi Csibi Barna, cel care a spânzurat o păpuşă cu chipul lui Avram Iancu de Ziua Naţională a
României, la Miercurea Ciuc, stârnind indignarea organizatorilor. Atât liderul PCM, Szasz Jeno,
cât şi candidatul Coaliţiei Civice la Primăria Târgu Mureş, dr. Benedek Imre, s-au arătat sur-
prinşi de participarea lui Csibi la anunţarea candidatului, susţinând că s-ar putea ca cineva să
îl fi trimis special la eveniment. Cei doi s-au delimitat de Csibi Barna, mai ales că se doreşte ca
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această Coaliţie Civică să fie susţinută şi de organizaţii româneşti, să fie o coaliţie transetnică.

AGERPRES

1.3.26 Șeful ITM: banii ceruți la interviu sunt țeapă (2012-03-07 07:53)

Şeful Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş, Andrei Mureşan (foto), a declarat, marţi,
într-o conferinţă de presă, că la instituţia sa au fost înregistrate 20 de reclamaţii privind
înşelăciunea la angajare şi a recomandat celor cărora li se solicită bani la interviul de angajare
să plece, întrucât ar putea deveni victime. „Am transmis mesaje persoanelor care îşi caută
locuri de muncă. A funcţionat pe moment, dar din păcate au apărut şi alte schimbări pe piaţă,
să spunem aşa. Rugămintea mea este să transmiteţi în continuare mesaje către locuitorii
judeţului ca în momentul în care merg la un interviu pentru un job, dacă li se solicită bani
pentru analize medicale sau echipamente de protecţie să se ridice şi să plece, pentru că, pe
româneşte, e ţeapă! Folosesc cuvinte mai pitoreşti pentru ca oamenii să înţeleagă, totuşi,
pentru că văd că este un fenomen care ia amploare, în loc să scadă, creşte numărul celor care
se plâng de astfel de păcăleli”, a declarat Mureşan.

Acesta a spus că cele 20 de plângeri vizează o singură firmă - cu profil de învăţământ şi ale
forme de specializare - şi că la o verificare mai atentă s-a descoperit că în spatele acestei
societăţi din Târgu Mureş se află acelaşi personaj ca şi în cazul unei societăţi de pază şi
protecţie, care a pretins bani de la potenţialii angajaţi, iar apoi a renunţat la serviciile lor fără
a le restitui sumele. Precizăm că mai multe persoane au reclamat presei, dar şi la ITM Mureş,
faptul că SC SVEDA SRL din Târgu Mureş, înscrisă pe numele lui Mircea Zambra Iosipescu, le-ar
fi solicitat bani pentru a-i angaja la SMURD sau în alte instituţii. Şeful ITM Mureş a precizat,
marţi, că nicio instituţie a statului nu îşi va selecta forţa de muncă prin vreun SRL şi că aceia
care văd astfel de anunţuri trebuie să ştie că „e o păcăleală maximă”.

AGERPRES

pia (2013-10-11 20:10:16)
am luat si eu teapa de la acest sarlatan care s da a fi diplomat in stiinte si litere. ce termeni. oare unde
i a gasit? Ar fi trebuit sa se dea specialist in arta inselatoriei si a nesimtirii. Rusine sa i fie escrocului
mircea iosipescu zambra
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1.3.27 Expoziția Mineralia la Tîrgu-Mureș (2012-03-07 07:59)

Muzeul de Etnografie şi Artă Populară din Târgu Mureş găzduieşte, începând de marţi, timp
de o săptămână, Expoziţia „Mineralia”, în care se regăsesc de la diamante în stare brută,
la cristalele de cuarţ transparent, cristale de ametist mov sau citrin galben, rodocrozit sau
calcedonie, geode, tăvi din malachit verde sau din calcar, la eşantioane minerale de colecţie.
„Avem pietre decorative, pietre preţioase în monturi de argint, de aur, piatră sculptată, faţetată,
şlefuită. Cele mai multe sunt bijuteriile, coliere, cercei, brăţări, dar avem şi diamante brute
care sunt montate în argint, avem moldavit, agate, varietăţi colorate de cuarţ, azurit, lapis,
coral etc. Cele mai căutate pietre sunt cele după zodiace, pietre cu anumite caracteristici,
indicate de litoterapeuţi”, a declarat marţi Angela Săplăcan, muzeograf în cadrul Muzeului
Judeţean Mureş.

Expozanţi de la Târgu Mureş provin din Baia Mare, Cluj şi Arad şi expun pietre semipreţioase
achiziţionate din toată lumea. „În principal, pietrele provin din străinătate, deoarece în
România nu se prea găsesc pietre care să se preteze prea bine şlefuirii. Avem lapislazuli din
Afganistan, turmaline din Brazilia, opale din Australia, aşadar din toată lumea. Pentru pietrele
româneşti, putem aminti un lizard de Tismana sau poate cea mai tipică piatră de podoabă
românească - rodocrozitul”, a declarat geologul Andrei Gorduza, coordonatorul expoziţiei.
Potrivit acestuia, pietrele expuse se pot prelucra în funcţie de densitatea fiecăreia, cele mai
uşor de prelucrat fiind malachitul, în timp ce la polul opus se situează cuarţul, jaspul, ametistul
şi citrinul. Expozanţii de la „Mineralia” au demolat practic mitul potrivit căruia fiecare zodie
ar avea propria piatră, arătând că fiecare trebuie să poate piatra care îi place, nu ceea ce îi
indică zodia.

AGERPRES

1.3.28 Funcționari cu contracte de prestări servicii (2012-03-07 08:02)

Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a fost sesizat cu privire la faptul că o primărie
de comună din judeţ oferă funcţionarilor publici, pe lângă salariile cuvenite, şi diverse sume
de bani pe baza unor contracte de prestări servicii. „Există o situaţie mai aparte. Este
un control în curs de desfăşurare. Acolo s-au suprapus atribuţii ale funcţionarului public
cu contracte de prestări servicii. Este ceva aberant şi complet ilegal. Mai mult, când am
început să solicităm documente, acestea nu ne-au mai fost puse la dispoziţie pe motiv că
au fost sustrase din arhiva instituţiei. Sperăm ca în decurs de două săptămâni să finalizăm
controlul, rămânând ca organele competente să stabilească mai departe vinovăţia şi recuper-
area prejudiciului. Au fost plătite în paralel salarii atât ca şi funcţionar public, cât şi atribuţii
acordate prin contracte de prestări servicii”, a declarat marţi Andrei Mureşan, şeful ITM Mureş.

Acesta a precizat că situaţia de la primăria respectivă este „de incompatibilitate între calitatea
de funcţionar public şi prestator de serviciu”, întrucât calitatea de a încheia un contract de
prestator de servicii trebuie să o aibă o persoană fizică autorizată, o întreprindere individuală
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sau o societate comercială. „Sunt servicii suprapuse cu fişa postului. Probabil au vrut să
ajute oamenii cu omărire de salariu şi au vrut să o scoată cât mai elegant”, a precizat Mureşan.

1.3.29 „HG privind UMF trebuie să intre în Guvern marţi” (2012-03-07 08:08)

UDMR aşteaptă decizia PDL privind introducerea unei hotărâri de guvern referitoare la Univer-
sitatea de Medicină şi Farmacie de la Târgu Mureş în şedinţa Executivului de marţea viitoare,
pentru a putea „continua mai departe acest drum împreună”, a declarat preşedintele UDMR,
Kelemen Hunor, după şedinţa de marţi a coaliţiei. În acest sens, preşedintele PDL, Emil Boc,
a cerut un răgaz de consultare în partid, iar liderii UDMR i l-au acordat, a declarat, pentru
AGERPRES, Kelemen Hunor.

„Există o propunere de proiect de hotărâre de guvern cu o variantă care propune - aşa
cum scrie în Legea învăţământului - înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în limba
maghiară”, a precizat ministrul Culturii. Potrivit acestuia, altă variantă discutată este înfi-
inţarea departamentelor de medicină şi farmacie în limba maghiară. „Misiunea noastră fermă
este să mergem pe Legea învăţământului - aşa cum scrie în lege - să se înfiinţeze prin hotărâre
de guvern Facultatea de Medicină şi Farmacie (în limba maghiară - n.r.)”, a spus Kelemen. În
acest context, el a arătat că marţea viitoarea hotărârea de guvern trebuie să intre în
şedinţa Executivului, pentru a vedea dacă UDMR poate continua „mai departe acest drum
împreună” cu PDL. „Aşteptăm decizia PDL. PDL a cerut un răgaz pentru o consultare în partid.
Noi am spus că săptămâna viitoare, marţi, la şedinţa de guvern trebuie să intre hotărârea de
guvern ca să putem continua mai departe acest drum împreună. Preşedintele Boc a promis că
se va consulta în partid”, a afirmat Kelemen Hunor.

Întrebat dacă UDMR va ieşi de la guvernare în cazul în care hotărârea de guvern nu va intra
marţea viitoare în dezbaterea Executivului şi nu va fi adoptată, liderul Uniunii a explicat că
decizia va fi discutată săptămâna viitoare. „Discutăm săptămâna viitoare ce vom face. Dar nu
cred că va fi cazul, vorbim despre respectarea legii, nu despre altceva. Fostul prim-ministru
Boc a cerut un răgaz de consultare în partid şi noi am spus că e OK - au fost ocazii când am
cerut şi noi răgaz pentru consultare şi această consultare nu trebuie să dureze mai mult de
câteva zile”, a mai arătat ministrul Culturii. Totodată, marţi, la şedinţa de coaliţie, premierul
Mihai-Răzvan Ungureanu a spus că va susţine orice soluţie legală agreată de liderii coaliţiei,
potrivit lui Kelemen. „Domnul premier Ungureanu a spus că el va susţine orice decizie legală
pentru care coaliţia are o înţelegere”, a declarat Kelemen Hunor.

AGERPRES
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1.3.30 Soarta UMF s-a decis în coaliția PDL-UDMR (2012-03-07 10:32)

Coaliția de guvernare a decis aseară înființarea unei facultăți cu limba de predare maghiară
în interiorul UMF. Antena 3 precizează [1]aici următoarele:

„Coaliţia de guvernare a decis aseară înfiinţarea unei secţii de limbă maghiară în
cadrul Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş. Acest lucru se va face
printr-o ordonanţă de Guvern, a anunţat vicepreşedintele UDMR, Laszlo Borbely, care
a mai spus că în zilele următoare se va stabili textul acesteia”.

La scurt timp a venit și replica opoziției locale. Doctorul Dragoș Popa scrie pe [2]blogul
personal că un astfel de troc este inadmisibil:

Am luat act de înțelegerea politică dintre PD-L și UDMR privind înființarea unei
facultăți în limba maghiară la UMF Tîrgu – Mureș, parafată în ședința coaliției de
guvernare de marți, 6 martie a.c., înțelegere care se va concretiza print-un act
normativ emis de Guvern în cursul săptămânii viitoare. Este nefiresc ca , PD-L –
UDMR să promoveze separarea pe criterii etnice doar pentru un calcul electoral
cinic. Conviețuim împreună în mod normal de atâta timp. De opt ani sunt cadru
didactic în această universitate și am predat cu plăcere atât studențiilor români și
maghiari, am relații de colegialitate și cu multe cadre didactice de etnie maghiară.
Asistăm, azi, la punerea în operă a unei ambiții politice absurde, un demers care
distruge fundamentul unei instituții de care ar trebui să continuăm să fim mândri.

Legat de această decizie, am luat un scurt interviu vicepreședintelui UDMR Borbely Laszlo,

care a explicat în ce au constat discuțiile de aseară din coaliție.

Ce s-a decis aseară?
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Aseară s-a decis că e nevoie de intervenția Guvernului pentru că s-au epuizat toate
alternativele, iar Senatul n-a fost în stare să intre în legalitate. Deci e clar că e
nevoie de intervenția prin hotărâre de Guvern. Până luni trebuie să găsim forma
finală a hotărârii.

Nu încalcă asta principiul autonomiei universitare?

Nici vorbă. Legea prevede foarte clar că la aceste universități multiculturale e
obligatoriu să se înființeze aceste linii. Deci nu e la opțiunea lor să se înființeze sau
nu. Ei n-au făcut acest lucru, au intrat în ilegalitate și datorită acestui fapt acum
trebuie să intervină Guvernul, prin hotărâre de Guvern. Păi de jumătate de an tot
stăm și așteptăm ca să fie rezolvată problema.

Membru în Senatul UMF și opozant declarat al acestei decizii, doctorul Florin Buicu a spus că în
opinia lui conducerea UMF ar trebui să continue în instanță lupta împotriva acestei „ingerințe
a politicului în autonomia universiitară”:

Asistăm practic la trocul politic făcut de către PDL UDMR-ului pentru a rămâne la
guvernare. Mai asistăm și la călcarea în picioare a unui principiu constituțional,
anume autonomia universitară.

Iar acum vorbesc în nume personal ca membru al Senatului, nu în numele întregului
Senat: voi vota pentru a continua demersurile în instanță pentru recunoașterea
Cartei Universitare, astfel încât să evităm practic ingerința politicului în autonomia
universitară.
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Cătălin Hegheș

1. http://www.antena3.ro/romania/udmr-a-obtinut-ce-a-vrut-sectie-in-limba-maghiara-la-universitatea-de-medic
ina-si-farmacie-din-targu-mures-158304.html
2. http://dragospopa.wordpress.com/2012/03/07/anunt-imobiliar-guvernul-romaniei-vinde-umf-tirgu-mures/

comentator (2012-03-07 20:07:29)
Dar sa le dam toata universitatea poate asa se satura , oricum si ungurii si pdl se pare ca nu vor
medici romani

1.3.31 Concert Butterflies in My Stomach la J’ai Bistrot (2012-03-07 12:49)

Vineri, 9 martie, ora 21:00, Butterflies in My Stomach (BiMS) concertează la Tîrgu-Mureș.
Organizatorii concertului sunt cei de la J’ai Bistrot, care ne-au trimis următorul comunicat:

Trupa care îţi dă peste cap toate simţurile va ajunge Vineri 9 Martie în sufrageria
J’ai Bistrot pentru o seară plină de dans, visare și energie. Poate și de un strop
de dragoste în plus pentru că, se știe, când este vorba de muzica „fluturilor”,
surprizele nu se lasă așteptate! Butterflies in My Stomach este una dintre cele
mai cunoscute, respectate și dorite formații de nu-jazz, funk și acid jazz din România.

Pentru cei care cunosc deja sound-ul BiMS, surpriza va fi dintre cele mai frumoase.
Pentru cei care vor descoperi pentru prima dată eleganţa armoniilor acestui
proiect muzical, să nu se mire că la un moment dat spiritul va prinde aripi şi va
începe să danseze. BiMS, a cărei muzică însumează elemente de funk, nu-jazz,
electro, triphop, chill, a fost înfiinţată în primăvara anului 2005. În luna martie a
anului 2011, Butterflies in My Stomach au lansat albumul intitulat "Magic Store"
(MHO Music) Vrei să vezi cum e la un concert BiMS? Urmăreşte acest video:
http://www.youtube.com/watch?v=0pisE1bkuQE Catrinel (voce), Bujor (bas), Meghi
(clape și samples), John (chitară) și Laurentze! (tobe) sunt cei care fac posibil ca
ceea ce simți să devină muzică. O muzică elegantă, cu o atmosferă și un „vibe”
aparte...
www.bimsromania.blogspot.com
www.facebook.com/bimsoficial
“Fluturașul” de intrare este 15 ron.
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Sursa: J’ai Bistrot

1.3.32 Mişcarea Populară departe de înfăptuire (2012-03-08 06:49)

Primarul democrat-liberal din Târgu Mureş, Dorin Florea, a declarat miercuri presei că în
privinţa înfiinţării Mişcării Populare nu a început nicio negociere şi că pentru el primează
interesul cetăţeanului. „Nu am început nicio negociere cu nimeni. Eu dacă am decis un lucru
şi voi decide, nu mă abat de la acele chestii principiale pe care le-am făcut de fiecare dată. (...)
În primul rând întrebarea o pun târgumureşenilor şi dacă ei consideră că s-au făcut lucruri ca
lumea şi merită să le continuăm, atunci fac o înţelegere cu ei. Cu ei trebuie să fac înţelegere
pentru vot şi nu înţelegeri pe sub masă. Aşa că prima înţelegere, mişcare pe care o fac, e
mişcarea bilaterală între mine şi cetăţenii din Târgu Mureş, eu spre ei, ei spre mine”, a afirmat
Florea.

Edilul consideră că până la alegerile locale trebuie să se discute despre administraţie, iar
problemele politice trebuie lăsate pentru la toamnă, când vor fi alegerile parlamentare.
’Totdeauna trebuie despărţită partea de administraţie şi partea de politică. Politica este una
şi partea de administraţie e alta. Nu aţi văzut prea des puncte de vedere exprimate de
administraţiile locale sau judeţene, aţi putut vedea doar puncte de vedere exprimate mai
mult de partea politică pură. Parlamentarul este partea politică. Şi atunci am cerut ca acest
limbaj administrativ să constituie următoarea etapă unde se îndreaptă România, alegerile
locale”, a subliniat Florea. Vicepreşedintele PDL a afirmat că un partid mare discută despre
administraţie în această perioadă, iar la toamnă se va discuta despre politică.

AGERPRES

1.3.33 Reacții la decizia UDMR-PDL legată de UMF (2012-03-08 07:18)

[1]
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Liga Studenților Tîrgu-Mureș

Liga Studenţilor Tîrgu-Mureş (LSTM) consideră declaraţiile liderilor UDMR, referitoare la
înfiinţarea liniei maghiare la Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) din oraş, ca fiind
surse de presiune asupra sistemului de justiţie din România, precum şi asupra conducerii şi a
Senatului universităţii.
„Autonomia Universitară este garantată prin Constituţie Art. 32 alineatul 6. Noi înţelegem
autonomia universitară, ca modalitate specifică de autoconducere, în acord cu cadrul legal
stabilit de Constituţia României, legislaţia învăţământului, prevederile Cartei Universitare,
precum şi în acord cu reglementările proprii. Din punctul nostru de vedere în UMF este respec-
tat statutul minorităţilor naţionale cu privire la învăţământul superior existând la momentul
actual serii de predare în limba maghiară la toate cele 3 facultăţile din Universitate respectiv:
Medicină, Farmacie şi Medicină dentară. La momentul actual există un proces pe rol la secţia
de Contencios Administrativ cu privire la legalitatea Cartei Universitare, aprobate de tacit de
Ministerul Educaţiei în ianuarie 2012, deschis de departamentul juridic al UMF Târgu Mureş.
Astfel considerăm declaraţiilor liderilor UDMR ca fiind surse de presiune asupra sistemului de
justiţie din România , asupra conducerii UMF si a Senatului UMF”, se arată într-un comunicat
de presă dat publicităţii miercuri de LSTM.

Potrivit documentului, studenţii au arătat că nu doresc decât un învăţământ de calitate, în

condiţii bune cu dotări şi resurse corespunzătoare pentru toţi studenţii UMF Târgu Mureş,

dar că „nu dorim să fim monedă de schimb în negocierile politice”. „Nu dorim implicarea

noastră, a studenţilor, în jocurile politice ale diferitelor partide din România, nu ne interesează

campaniile electorale din 2012 şi nu acceptăm sub nici o formă imixtiunea politică în viaţa

academică din Universitatea noastră. Totodată ne exprimăm deplina încredere în sistemul de

justiţie românesc şi cerem ca orice decizie a conducerii UMF care este considerată ilegală să

fie atacată în Justiţie. „Nimeni nu se va opune unei decizii a unei instanţe din România”, au

accentuat studenţii mureşeni.

Dorin Florea - vicepreședinte PDL

[2]

Primarul din Târgu Mureş, dr. Dorin Florea, vicepreşedintele PDL, a declarat miercuri, într-o
conferinţă de presă, că UMF trebuie să fie problema universitarilor, iar implicarea politicului în
autonomia universitară este o mare greşeală. „În loc să discute elegant, frumos universitarii,
să închidă uşa şi să discute împreună românii şi maghiarii, invită şi bagă politicul în faţă. Ceea
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ce este o mare greşeală. Interesul meu de exemplu, primordial în acest oraş, este să fim
spital de rang I, să readucem Universitatea la rangul I şi să rămânem în elita universităţilor din
Europa. Asta e dorinţa mea, pentru Târgu Mureş. Nu răutatea unui doctor, că vrea să ajungă
acolo şef de clinică încă 20 de ani, până iese la pensie şi copilul - pentru că, aţi văzut, fotoliile
se lasă moştenire. Şi atunci de aceea au nevoie de spaţiul public (...) Nu ştiu ce au discutat
ei între ei (PDL şi UDMR - n.r.), dar încă o dată, UMF trebuie să fi problema universitarilor”,
a arătat Dorin Florea. Edilul mureşean a spus că această „luptă, ceartă şi dispută” poate
să slăbească mult universitatea de medicină, fiindcă ’unii vor să politizeze’ şi că membrii
Senatului UMF Târgu Mureş discută şi ’sunt dispuşi să funcţioneze astfel încât nici românii, nici
maghiarii să nu se simtă lezaţi’, în sensul înfiinţării liniilor de studiu.

„Nu trebuie să se bage politicul. Eu nu m-am băgat niciodată în UMF. UMF trebuie sprijinit cu

toate resursele administrative pentru a ajunge din nou în top. Mai ales acum, că a apărut o

nouă conducere a UMF, trebuie sprijinită. (Partidul Democrat Liberal - n.r.) nu m-a întrebat,

nici nu mă va întreba, că ştie că nu mă bag’, a susţinut vicepreşedintele PDL. În plus, Dorin

Florea susţine că este treaba profesioniştilor din UMF să închidă uşa şi să gândească împreună

ce e mai bine pentru UMF ’şi să nu asculte doar voci gălăgioase, ale unor mediocrităţi’. „Sunt

profesori de excepţie, profesorul Nagy, îl rog să nu stea pe margine, să iasă în faţă şi să

participe la această construcţie, şi nu mediocrităţile care vor să iasă în evidenţă prin aceste

răutăţi (...) Nu poţi să rezolvi problemele prin gălăgie. Le doresc un nivel de performanţă

corect în Europa şi nu segmentar - te tai şi după ce te deschid zic stai că te trimit la celălalt

doctor, că nu mai ştiu. Deci să nu mă provoace la răutăţi, că voi spune nişte adevăruri foarte

dure’, a spus Dorin Florea.

Borbely Laszlo - vicepreședinte UDMR

[3]

Vicepreşedintele UDMR Borbely Laszlo a afirmat miercuri că înfiinţarea unei linii maghiare la

Universitatea de Medicină şi Farmacie Tîrgu-Mureş nu ar însemna o "segregare", fiind vorba

doar de o problemă administrativă. „Nu e o separare, nu e o segregare. În momentul de faţă

la Târgu Mureş există învăţământ în limba maghiară, aproape jumătate din studenţi şi acum

învaţă în limba maghiară. E vorba de o problemă administrativă, ca să aibă posibilitatea linia

de predare în limba maghiară să aibă decani, prodecani şi să se gospodărească în funcţie
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de necesităţile învăţământului în limba maghiară”, a arătat Borbely. El a subliniat că acest

caz reprezintă unul dintre punctele vitale pentru UDMR iar situaţia trebuie rezolvată prin

hotărâre de guvern. „În legătură cu Universitatea de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş

toată lumea e de acord în coaliţie că ei sunt în ilegalitate în momentul de faţă, neavând chartă

şi neaplicând legea care prevede foarte clar ca universităţile multiculturale (...) să înfiinţeze

aceste linii. Obligă legea acest lucru, nu este la latitudinea Senatului să decidă. În momentul

de faţă, la nivelul coaliţiei, toată lumea este de acord (...) că trebuie rezolvat aici prin hotărâre

de guvern. (...) Luni luăm o decizie”, a declarat vicepreşedintele UDMR. Borbely a precizat că

înfiinţarea unei linii maghiare la această universitate n-ar schimba cu nimic lucrurile existente

până acum. „Nici până acum n-au avut niciun fel de problemă medicii care au terminat la

Târgu Mureş, indiferent că au terminat secţia română sau maghiară, în a profesa această

meserie, şi nici de acum încolo”, a susţinut Borbely.

Sorin Frunzăverde - primvicepreședinte PDL

Prim-vicepreşedintele PDL Sorin Frunzăverde consideră că în cazul Universităţii de Medicină

şi Farmacie Târgu Mureş se va găsi o soluţie normală, această instituţie importantă fiind,

de-a lungul timpului, o instituţie de elită, chiar şi înainte de 1989. „Nu Guvernul României,

însă, este responsabil pentru rezolvarea unei situaţii create într-o instituţie academică, într-o

universitate. Există o cartă a autonomiei universitare. Din nefericire, lucrurile au evoluat

într-un asemenea fel şi sens la Târgu Mureş încât s-a ajuns la un apel către Executiv. În fond,

nu trebuia să apară o asemenea situaţie, care trebuia gestionată în interiorul universităţii, în

spiritul autonomiei academice”, a precizat Sorin Frunzăverde. Potrivit prim-vicepreşedintelui

PDL, o soluţie trebuie găsită, dar nu atât de Guvernul României, cât mai ales de Ministerul

Educaţiei, pentru că acesta este forul diligent al unei universităţi de stat.

Eckstein Kovacs Peter - fost consilier prezidențial
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Fostul consilier prezidenţial a declarat, miercuri, pentru AGERPRES, că deşi este valabil
principiul autonomiei universitare, în cazul UMF Tîrgu-Mureş trebuie să intervină şi statul,
deoarece acolo nu se respectă legea. „Autonomia universitară este o instituţie recunoscută şi
statornicită şi la noi, dar această autonomie se manifestă în anumite condiţii impuse de lege
şi aici este problema, că din varii motive, la UMF Târgu Mureş nu se respectă legea. Ca atare,
statul trebuie să intervină într-un fel sau altul”, a subliniat Eckstein. El a spus că potrivit noii
Legi a educaţiei, în instituţiile de învăţământ cu caracter multicultural pot fi înfiinţate şi unităţi
separate. „Această universitate de medicină este, prin prevederile legii, una multiculturală şi
ca atare se pot face institute separate pe limba de predare. Aici eu cred că nu este o problemă
politică, ci una de legalitate şi aici cred că conducerea universităţii ar trebui să se încadreze
în termenii legii”, a menţionat fostul consilier prezidenţial.

Sursa: AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/UMF.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/Dorin-Florea.jpg
3. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/borbely-laszlo.jpg

1.3.34 45 de pompieri voluntari numai la Acățari (2012-03-08 07:28)

[1]Site-ul TTM anunță că „La doar două luni de la lansarea campaniei “Vreau să fiu voluntar”,
demarată de către reprezentanţii structurilor de pompieri, au început să se vadă primele
rezultate, la nivelul judeţului Mureş. 45 de locuitori ai comunei Acăţari s-au înscris deja în
cadrul serviciului voluntar pentru situaţii de urgenţă”. Știrea integrală o puteți accesa [2]aici.

1. http://www.tvmures.ro/
2. http://www.tvmures.ro/stiri-locale/eveniment/detalii-eveniment/article/45-de-noi-voluntari-la-acatari.htm
l

1.3.35 Situația la zi a fondurilor europene în Mureș (2012-03-08 08:32)

Instituția Prefectului a cerut autorităților publice locale să facă o situație a proiectelor cu
finanțare europeană aflate în derulare la această oră. Potrivit acesteia s-au aplicat 251
proiecte cu o valoare totală de 637.110,43 mii euro, s-au semnat 99 de contracte cu o valoare
totală de 208.940,29 mii euro și s-au făcut plăţi până la sfârşitul lunii februarie 2012 pentru
77 contracte cu o valoare totală de 99.390,098 mii euro, din care efectiv s-au încasat de
beneficiari 54.123,40 mii euro. Comunicatul Prefecturii mai precizează că: „Autorităţile ad-
ministraţiei publice locale şi structurile subordonate au promovat 192 de proiecte cu finanţare
din fonduri post-aderare. S-au semnat 52 de contracte cu o valoare totală de 170.448,83 mii
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euro din care: 12 Consiliul Judeţean Mureş, 20 Consiliile Municipale, 3 Consiliile Orăşeneşti şi
17 Consiliile Locale Comunale”.

• Principalele cauze de risc în pierderea finanțărilor au fost identificate ca fiind:

• Durata prea mare a evaluării cererilor de finanţare

• Fonduri insuficiente, epuizate

• Instituţii publice care nu şi-au putut asigura co-finanţarea la bugetul proiectului

• Proiecte declarate eligibile, reportate, nefiind selectate pentru finanţare

• Amânarea semnării contractelor de finanţare, deşi proiectele au fost aprobate

• Lipsa fondurilor pentru cofinanţare, din cauza dificultăţilor întâmpinate la încasarea veni-
turilor la bugetul local.

(C.H.)

1.3.36 Ryanair va opera de pe Aeroportul Tîrgu-Mureș (2012-03-08 09:10)

Conducerea Aeroportului Transilvania Târgu Mureș a finalizat negocierile cu operatorul aerian
low-cost iralndez Ryanair, în privința condițiilor tehnice de operare și a serviciilor oferite
de Aeroportul din Târgu Mureș. Astfel, compania aeriană irlandeză urmează să opereze
de pe Aeroportul din Târgu Mureș după obținerea susţinerii financiare prin formele de pub-
licitate/marketing din partea Consiliului Județean Mureș, adică măsuri de publicitate pentru
județul Mureș care promovează potențialul zonei deservite de Aeroportul Târgu Mureș eventual
prin Asociația Județeană de Turism Mureș, pe site-ul operatorului aerian low cost și în broșurile
acestuia distribuite în cele 31 de baze ale sale din Europa. Aceste măsuri sunt menite să
atragă turiști și oameni de afaceri în județul Mureș, printr-o poltică de marketing transparentă
a administrației publice locale. Măsura, acceptată de reglementările europene în domeniu,
este practicată în toate statele membre ale Uniunii Europene, prin care operatorul low-cost se
angajează să transporte un număr considerabil de pasageri, care prin utilizarea infrastructurii
de turism din regiunea respectivă aduce o infuzie în economia regională de milioane de euro.

Ryanair este o companie aeriană irlandeză, lider al companiilor de transport aerian low-cost
din Europa, înființată în 1985, cu sediul la Dublin. Operatorul aerian Ryanair are 31 de baze și
729 rute în Europa, flota fiind formată din 168 de avioane.
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În cadrul discuțiilor purtate de reprezentanții Ryanair cu reprezentanții Conducerii Aeroportului
Transilvania Târgu Mureș s-a ajuns la un acord în privința condițiilor tehnice de operare pe care
Aeroportul din Târgu Mureș trebuie să le îndeplinească și a taxelor aeroportuare practicate de
Aeroportul târgumureșean. De altfel, operatorul aerian low-cost Ryanair a început discuțiile cu
Aeroportul Transilvania Târgu Mureș în martie 2008, însă acestea nu s-au concretizat datorită
refuzului proprietarului Aeroportului din Târgu Mureș de a acorda sprijinul pentru promovare
solicitat de compania aeriană irlandeză. Compania Ryanair a efectuat în perioada 2008-2010
patru audituri cu experți internaționali independenți pentru a constanta dacă din punct de
vedere tehnic Aeroportul Transilvania Târgu Mureș corespunde standardelor pe care operatorul
aerian le solicită aeroporturilor unde operează.

Aeroportul Transilvania Târgu Mureș dispune de o pistă de decolare-aterizare (lungime 2000
m, lăţime 45 m), instalaţii de balizaj pentru apropiere de precizie corespunzătoare CAT II OACI
(Organizaţia Internaţională a Aviaţiei Civile), echipament ILS (Instrument Landing System)
performant de categoria a II-a și echipamente LVO (Low Visibility Operations) care permit
aterizarea în condiții meteorologice de vizibilitate redusă. Aeroportul din Târgu Mureș mai
oferă facilități în spațiile de aerogară, beneficiază de personal calificat precum și un program
de deschidere operațională de H24 (24 de ore). Serviciul de aeroport ca şi produs oferit
operatorilor aerieni la Aeroportul Transilvania Târgu Mureş se însumează în condiţiile tehnice
şi servicii conexe la un cost stabilit pe unitatea de greutate şi numărul de pasageri, preţul
serviciului este în conformitate cu acordurile aeriene multinaţionale fiind supus principiilor
OACI de transparenţă, nediscriminare şi permisivitate.

Conducerea Aeroportului Transilvania Târgu Mureș a constatat cu regret atacurile repetate ale
președintelui Consiliului Județean Cluj asupra Consiliului Județean Mureș și asupra Aeroportului
Transilvania Târgu Mureș chiar și în privința negocierilor cu Ryanair. Precizăm că, operatorul
aerian Ryanair pune accent în principal pe condițiile tehnice și de securitate aeronautică ale
aeroportului unde operează, pe baza celor mai ridicate standarde de cerințe ale autorității
aeronautice civile irlandeze și mai puțin pe partea de taxe și tarife aeroportuare practicate.
De altfel și plângerea formulată privind presupusul ajutor de stat acordat de Aeroportul
Transilvania Târgu Mureș unui operator aerian nu poate decât să constate corecta respectare a
prevederilor legale din Uniunea Europeană și din România, pe care Consiliul Județean Mureș și
Aeroportul Transilvania le-a practicat. Totodată, este de apreciat și un exemplu pozitiv demn
de urmat, efortul real al președintelui Consiliului Județean Cluj pentru susținerea conducerii
Aeroportului Cluj atât în dezvoltarea tehnică a infrastructurii de aeroport, în general, cât și în
negocierile cu Ryanair, în mod special.

Sursa: Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș

adrian (2012-03-08 10:25:32)
Tise nu a primit spaga de la RyanAir...asta e motivul ptr care nu vine la Cluj. Pacat ca un tigan ca el
conduce clujul. Felicitari ptr Tg-Mures. Un clujean dezamagit.
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nicu (2012-03-08 16:08:42)
ati citit materialul???? vine la Tg Mures daca... or CJ Mures nu le-a dat nimic, deci nu vine. sau nu inca...

1.3.37 Concert Hara la Tîrgu-Mureș în 14 martie (2012-03-08 10:01)

[1]

Formația Hara vine pe data de 14 martie la Tîrgu-Mureș pentru a susține un concert în Jazz
&Blues Club. Concertul face parte dintr-un turneu mai amplu care include Cluj Napoca - 15
martie, Bucuresti - 23 martie, Constanța - 30 martie, Sibiu - 05 aprilie.

Concertul de miercurea viitoare (14 martie) este programat să înceapă la ora 21:00 și să se
termine cu un party oferit de cei de la Studcard. Prețul unui bilet întreg este de 15 lei, iar
cel al unui bilet pentru posesorii de Studcard de 10 lei.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/photo-Hara.jpg

1.3.38 Antonescu a luat notițe despre UMF (2012-03-08 12:20)

Președintele PNL Crin Antonescu a venit astăzi la Tîrgu-Mureș pentru a se întâlni cu liderii UMF
și cu cei ai studenților mediciniști pentru a se informa în privința situației de la UMF. La discuții
au fost chemați și prorectorul Nagy Ors și prodecanul Facultății de Medicina Generală Szabo
Bela, precum și liderii studenților maghiari, aceștia însă n-au dat curs invitației.

La finalul discuțiilor Crin Antonescu a declarat: „Poziția noastră este una foarte clară, în
sprijinul corpului universitar. Mesajul nostru a fost acela că nu sunt singuri. Pentru noi e
important să împiedicăm ca o intervenție conjuncturală să afecteze soarta unei instituții de
mare importanță(...). Autonomia universitară este un principiu ce trebuie respectat și apărat”.

Co-președintele USL Crin Antonescu a mai făcut referire și la noua lege a educației, principalul
instrument de presiune a celor de la UDMR. Legat de aceasta, Antonescu spunea că legea a
fost adoptată fără dezbateri parlamentare, iar acum se dovedește că ea „periclitează, lasă
posibilitatea sau chiar știrbește autonomia universitară”. „E inacceptabil ca o decizie a Guver-
nului să fie luată sub șantajul unei formațiuni politice(...). PNL nu va accepta și nu va permite
nici stat în stat, nici o altă limbă oficială în România și nici prejudicierea interesului vreunui
cetățean în nici o împrejurare”, a mai completat Antonescu, făcând referire la pregătirea
viitorilor medici în limba maghiară.
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La întâlnirea de astăzi au mai participat liderul PNL Mureș Ciprian Dobre, cel al PSD Mureș
Alexandru Petru Frătean, cel al PC Mureș Marian Cornaciu, precum și deputatul PNL Cristian
Adomniței, fost ministru al educației în Cabinetul Tăriceanu.

1.3.39 Concert We Singing Colors pe 17 martie (2012-03-08 12:50)

Sâmbătă 17 Martie ora 20:00, e programat un concert We Singing Colors la Tîrgu-Mureș, la
J’ai Bistrot. Proiectul muzical a fost inițial proiectul lui Andrei Hațegan de la The Amsterdams,
ulterior i s-a alăturat și Roxana la voce și alte instrumente. Cântă împreună de anul trecut
și speră să ajungă să cânte în State. Zice Andrei că acolo se potrivește muzica lor, dar noi
credem că locul lor e și la noi, așa că ne bucurăm să îi avem aici să ne colorize seara de sâm-
bătă. Au avut 13 concerte pâna acum, în București, iar în vară au cântat la Festivalul Peninsula.

Cu o chitară acustică și ocazional tobe, tamburină sau un mănunchi de capace care zornăiau,
muzica We Singing Colors pare cuminte și potolită, dar cei doi membrii stiu să transmită
emoție cu fiecare notă. Improvizează, înregistrează sau doar cântă și singurul lor obiectiv e
să se bucure cât mai mult de asta: „Nu știm încotro o va lua muzica noastră, nici de unde a
început. E facuă când pe calculator, când pe chitară, când pe genunchi. Avem înregistrari de
studio, mai elaborate și înregistrari cu telefonul, la care ținem la fel de mult.”

„Nu ştim încotro o va lua muzica noastră, nici de unde a început. E făcută când pe calculator,
când pe chitara, când pe genunchi. Avem înregistrari de studio, mai elaborate, şi înregistrări
cu telefonul, la care ţinem la fel de mult", spun cei de la We Singing Colors, ale căror melodii
le puteţi asculta pe pagina lor de facebook.com/wesingingcolors.

Sursa: J’ai Bistrot

1.3.40 Lăcătuș: FCM are nevoie de victorie duminică (2012-03-09 06:27)

Antrenorul echipei FCM Târgu Mureş, Marius Lăcătuş, a declarat joi, într-o conferinţă de presă,
că în meciul care va avea loc duminică pe teren propriu, cu Voinţa Sibiu, echipa mureşeană
are nevoie neapărat de o victorie care să îi asigure liniştea. „Jocul cu Voinţa Sibiu este un joc
foarte dificil, de fapt cum vor fi toate jocurile până la sfârşitul acestui campionat. Vom întâlni
o echipă foarte disciplinată, o echipă care din punct de vedere al efortului întotdeauna a
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demonstrat că se ridică la un nivel foarte înalt, o echipă care chiar dacă nu are în componenţă
nume mari ale fotbalului românesc formează un grup foarte puternic, un grup foarte unit, o
demonstrează şi rezultatele pe care le-au obţinut. Este o contracandidată în lupta pentru
evitarea retrogradării şi sper ca jucătorii noştri să aibă o atitudine cât se poate de pozitivă
la meciul de duminică, pentru că avem nevoie neapărată de o victorie, o victorie care să ne
aducă linişte şi să putem să pregătimmeciul de la Mioveni cu unmoral ridicat”, a spus Lăcătuş.

În privinţa lotului, antrenorul a precizat că fotbalistul Pădureţu este suspendat, iar alţi doi
jucători de bază, Vasilache şi Dan Matei, au probleme medicale. „Sper să am inspiraţia
necesară să aleg cei mai în formă jucători care să îşi aducă contribuţia la victorie şi cele trei
punte pe care le dorim în clasament. Orice punct va conta enorm până la finalul campionatului
(...). Gazonul, din păcate, nu este foarte bun, terenul este aproape îngheţat, a trebuit să ne
antrenăm mai mult pe terenul sintetic decât pe gazon”, a arătat Marius Lăcătuş. Tehnicianul
a subliniat că şi în acest meci FCM va trebui să se concentreze foarte mult pe latura ofensivă
- fără a neglija apărarea întrucât sibienii sunt recunoscuţi pentru contraatacurile fulgerătoare
-, întrucât are nevoie de puncte pentru a-şi îndeplini obiectivul. „Ca să ne îndeplinit obiectivul
avem nevoie de goluri marcate, de mult mai multe situaţii de gol create la jocurile pe care le
disputăm, nu cum s-a întâmplat la Cluj, la meciul cu CFR, când în faza ofensivă ne-am creat
puţine situaţii de a pune în pericol poarta adversă. Dacă nu reuşim acest lucru va fi destul de
greu să putem obţine victorii în aceste retur de campionat. Eu sper ca jucătorii să fi înţeles
mesajul pe care eu l-am transmis, avem nevoie de un joc mult mai ofensiv şi o participare
mult mai bună din partea tuturor jucătorilor la faza ofensivă. Sunt nemulţumit de ceea ce
arată echipa în faza ofensivă, nu vorbesc numai de atacanţi, nu vorbesc numai de mijlocaşi,
vorbesc de echipă în ansamblu, pentru că în momentul în care ai mingea şi încerci să îţi creeze
faze de poartă, eu îmi doresc ca participarea să fie de 100 %”, a subliniat Marius Lăcătuş.

Acesta a spus că FCM Târgu Mureş are nevoie şi de un joc mult mai defensiv, la care să
participe toată echipa şi că este nemulţumit de ceea ce arată echipa în faza ofensivă. În
privinţa legitimării lui Laszlo Sepsi la FCM, Lăcătuş a precizat că s-au făcut deja adrese la FIFA
şi UEFA şi se speră primirea unui răspuns pozitiv din partea FRF şi a LPF. Fotbalistul Sepsi a fost
declarat liber de contract, însă fără acordul Federaţiei Române de Fotbal şi a Ligii Profesioniste
de Fotbal nu poate fi legitimat la FCM.

AGERPRES

1.3.41 Ștefania, bebelușul cu nr. 1.000 la Nova Vita (2012-03-09 13:11)

La Clinica Nova Vita s-a născut al 1.000-elea bebeluș, o fetiță pe nume Ștefania. Părinții sunt
din Cristești, iar fetița se simte bine, a avut puțin peste 3 kilograme, așa că urmează să iasă
din spital în câteva zile. Legat de acest eveniment, directorul medical al clinicii dr. Dragoș
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Popa ne-a precizat următoarele:

Cred că este o reconfirmare a faptului că Nova Vita oferă servicii medicale de
calitate, într-un timp relativ scurt. Față de alte policlinici private din țară, Nova Vita
are un număr semnificativ de nașteri la activ. Maternitatea a fost deschis în luna
aprilie din 2010.

Directorul medical Ionela Ciotlăuș a mai adăugat:

Cei doi ani de activitate ai maternităţii Nova Vita, au reprezentat provocări, din
care a ieşit o echipă învingătoare si devotată, o echipă de profesionişti,cu adevărat
preocupaţi să ofere, nu doar un act medical la cele mai înalte standarde, dar şi grija
autentică pentru mame şi nou născuţi.

Centrul Medical NOVA VITA şi-a început activitatea medicală în luna iulie a anului 2008,
înfiinţând prima secţie de îngrijiri paliative şi terapii complementare din judeţul Mureş. În
luna octombrie 2008 se deschidea secţia de recuperare medicală. În urma investiţiilor şi
extinderilor derulate în cursul anului 2009, îşi începe activitatea farmacia şi laboratorul de
analize medicale, iar la începutul anului 2010 începe activitatea primei maternităţi private din
judeţul Mureş şi a secţiilor de chirurgie, cardiologie şi radiologie intervenţională.

1.3.42 Dansul Viorilor, din nou pe podium (2012-03-12 07:11)
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Peste 700 de perechi de dansatori au participat, la Sala Sporturilor „Transilvania” din Sibiu,

la Campionatul Naţional de Dans Sportiv al României, iar alte 500 de perechi s-au înscris

la a doua ediţie a Cupei Hermannstadt, care s-a desfășurat în aceeaşi sală. Organizatorii

evenimentului au fost Fan Dance Club şi Federaţia Română de Dans Sportiv. Competiţia a fost

structurată în două mari categorii: dansuri standard (vals lent, tango, vals vienez, slow-fox şi

quickstep) şi dansuri latino-americane (samba, rumba, cha-cha, paso doble şi jive). La Sibiu a

fost prezent şi Mihai Petre, juratul emisiunii „Românii au talent” de la Pro TV, de data aceasta

în calitate de antrenor.

Rezultate de excepție pentru reghineni

Dansatorii de la Clubul Dansul Viorilor Reghin au dominat și de această dată podiumul. Celebra
Mirona Gliga-Toncean, alături de partenerul ei Roman Ciflicli, sunt noii campioni naţionali la
19-35 de ani, latino. De asemenea, Rareş Cojoc, tot de la „Dansul Viorilor" Reghin, alături
de Timus Tatiana sunt noii campioni la categoria 19-35 de ani, clasa standard. Și perechea
formată din Paul Cioloca și Antonia Bacos a ocupat prima poziție, cei doi devenind campioni
naționali la categoria 10-11 ani, latino.

Preşedintele Federaţiei Române de Dans Sportiv, deputatul reghinean Vasile Gliga, a salutat
organizarea campionatului, şi a remarcat dezvoltarea continuă a dansatorilor români.
Următoarea competiţie de rang înalt va fi Dance Masters care se va organiza la Bucureşti, în
perioada 31 martie-1 aprilie. Urmează Campionatele naționale de 10 dansuri şi Under 21, care
se vor desfășura la Bucureşti în perioada 17-18 martie, după care dansatorii vor reprezenta
România la Campionatele Europene din Moscova şi la cele Mondiale din China.

Juriul Campionatului Naţional de Dans Sportiv a fost format din 15 arbitri internaţionali, din
Danemarca, Portugalia, Slovenia, Spania, Germania, Estonia, Bulgaria, Rusia, Cehia, Ucraina,
Letonia, Italia, Ungaria, Olanda şi România. Potrivit organizatorilor, acesta a avut misiunea de
a stabili cele mai puternice perechi de dansatori din ţară, care vor reprezenta, apoi, România
la Campionatul European şi cel Mondial.

Cristina Vancea
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1.3.43 Mărţişor românesc la Montreal (2012-03-12 07:17)

[1]

Sute de familii din Tîrnăveni au emigrat definitiv în Canada de-a lungul anilor. Încetul cu
încetul s-a ajuns ca în ţara de peste ocean să se formeze o adevărată comunitate a celor
plecaţi din Tîrnăveni şi din zona municipiului. Deoarece din cauza distanţei mari vizitele acasă
sunt rare pentru cei aflaţi în Canada, spre deosebire de emigranţii din Europa care îşi permit să
vină la Tîrnăveni de două ori pe an, dorul de casă îi determină pe mulţi să organizeze diverse
întâlniri pentru a-şi aminti de atmosfera din România.

La începutul lunii (sâmbătă, 3 martie) s-a desfășurat a doua întâlnire a tîrnăvenenilor plecaţi

în Canada şi stabiliţi în apropierea localităţii Montreal. Întâlnirea a fost prilejuită şi cu ocazia

zilei Mărţişorului şi a Zilei Femeii. Peste 60 de tîrnăveneni s-au reunit cu această ocazie la

Restaurantul Casa Greque din Brossard, unde au încins…

…o petrecere de zile mari

„Am petrecut, am dansat şi ne-am simţit bine, compatriotul nostru Ovidiu Vunvulea din
Cucerdea asigurându-ne, ca şi prima dată, muzica de petrecere”, a declarat Zita Ersek,
târnăveneancă de origine, stabilită împreună cu soţul în Canada în urmă cu mai mulţi ani. „Cu
ocazia Mărţişorului şi a zilei de 8 Martie doamnele şi domnişoarele au primit câte un mărţişor
din partea bărbaţilor prezenţi la întâlnire” a adăugat aceasta.

Organizatorul petrecerii a confirmat că el ar dori ca acest tip de întâlniri să devină o tradiţie
printre cei din Târnăveni stabiliţi în Canada şi a propus ca de acum încolo evenimentul să fie
organizat de două ori pe an, în lunile martie şi septembrie.

Chiar dacă o întoarcere definitivă la Târnăveni iese din discuţie pentru majoritatea familiilor
stabilite în Canada, gândul la prietenii, rudele rămase acasă şi la locurile natale îi frământă pe
toţi cei care au ales un nivel de trai mai ridicat în afara graniţelor. Dovada vie sunt şi aceste
întâlniri periodice în care toţi deapănă amintiri şi se gândesc cu drag la oraşul de baştină.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/Cea-mai-tanara-participantaEva-Ferencz-de-4-luni.jpg
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1.3.44 Bani călcaţi în picioare (2012-03-12 07:21)

Refacerea parcului public din apropierea Primăriei Luduş a fost prevăzută în oferta electorală

a primarului Florin Urcan din anul 2008 şi se pare că se va finaliza în acest an.

Trei ani de aşteptare

Ciprian Turdean, administratorul public al oraşului, spune că executivul local a profitat de
faptul că, în anul 2008, Ministerul Mediului, prin Agenţia Fondului de Mediu, a lansat un
program guvernamental, dar şi cu finanţare europeană, în ceea ce priveşte îmbunătăţirea
calităţii mediului prin realizarea de spaţii verzi în localităţi, program la care a aplicat şi oraşul
Luduş. „Perioada de evaluare a proiectului a fost destul de lungă, noi l-am depus în anul 2008
şi doar în anul 2011 ni s-a comunicat că l-am câştigat”, spune Turdean. A fost unul dintre cele
peste 1.000 de proiecte depuse la nivel naţional, valoarea totală fiind de 488.000 de lei, din
care bugetul local trebuie să contribuie cu 88.000 de lei.

Proiectul prevede reabilitarea aleilor pietonale şi realizarea unui nou sistem de iluminat public

cu panouri fotovoltaice, realizarea unui mic loc de joacă pentru copii în apropierea Secţiei de

Pediatrie a Spitalului Orăşenesc „Dr. Valer Russu”, refacerea celor două fântâni arteziene,

semănarea unui covor de gazon, plantarea de arbori ornamentali şi înlocuirea actualului gard

metalic cu un gard viu.

Recepţie amânată, plată sistată

„Suntem nemulţumiţi de calitatea lucrărilor executate şi le dăm dreptate oamenilor care
critică lucrarea. Vreau să menţionez că nu am recepţionat lucrarea şi nu am plătit niciun leu
executantului”, spune primarul Florin Urcan. „Trecând pe alee, am călcat greşit pe o placă
desprinsă şi am avut nevoie de îngrijiri medicale”, ne-a declarat un luduşean neatent, dar şi
ghinionist.

Necazul este că de la data publicării anunţului de licitaţie publică şi până la semnarea contrac-
tului a trecut foarte mult timp, iar contractul a fost câştigat de SC Garden Center Bucureşti.
Practic lucrările au început în luna septembrie cu oameni de la firma Luxor LTD Alba Iulia şi de
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aici au început problemele. Mai întâi, iarna a fost geroasă şi a redus numărul de zile în care
s-a putut lucra, apoi firma din Alba Iulia a lucrat cu meseriaşi puţini şi cu o calificare redusă şi
necorespunzătoare . Aşa se face că aleile care din proiectare sunt prevăzute să fie din piatră
ecologică au fost executate necorespunzător, la fel ca şi placarea celor două fântâni arteziene.
Prelungirea termenului de dare în folosinţă până la 31 ianuarie nu a fost respectat şi urmează
ca după discuţia cu firma care execută lucrarea să se stabilească un termen nou, dar nu mai
târziu de 9 mai, dată la care se intenţionează inaugurarea parcului şi a monumentului „Ostaşul
român”. „Contractul de finanţare este încheiat cu Fondul de Mediu până în luna iunie 2012 şi,
practic, noi împreună cu dirigintele de şantier trebuie să remediem lucrările care nu sunt bine
executate”, spune Ciprian Turdean.

Deci, în perioada următoare trebuie refăcut pavajul cu acelaşi tip de material, dar cu o altă
tehnologie şi refacerea fântânilor. Recepţia finală este prevăzută pentru sfârşitul lunii aprilie,
apoi se poate vorbi despre plata celor 88.000 de lei.

Ioan A. Borgovan

1.3.45 De ce Skoda, de ce Dacia? (2012-03-12 07:30)

„Suntem un jucător de volum şi vrem să fim un jucător important”, a declarat Winfried Vahland,
directorul general de la Skoda, potrivit căruia Skoda ar putea să-şi atingă mai devreme de
2018 obiectivul de a vinde 1,5 milioane de vehicule global, informează un articol publicat în
Financial Times.

Astfel, Skoda vrea să facă din constructorul ceh marca cu cel mai puternic ritm de creştere din
Europa prin cucerirea clienţilor tineri şi a celor care îşi cumpără pentru prima dată o maşină,
prin modele precum Citigo, o variantă mai ieftină a modelului Up! dezvoltat de grupul mamă
VW, care va fi dezvăluit la Salonul auto de la Geneva.

În plus, după succesul modelului Yei, Skoda are de gând să dezvolte un SUV mai mare. De

asemenea, Dacia, marca entry-level a grupului francez Renault, are de gând să se extindă la

nivel global. La Geneva, Dacia prezintă Lodgy, un monovolum prin care speră să devanseze

produsele similare oferite de rivali precum Ford Motor şi Citroën. Mărcile de autovehicule

ieftine sunt cel mai profitabil segment al industriei auto globale.
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Pentru că…

...În 2010, Skoda a realizat o marjă de profit operaţional de 5 %, iar Dacia a realizat o marjă
de peste 6 %. Nici Skoda şi nici Dacia nu au intrat în războiul preţurilor care are loc în prezent
în Europa. Skoda vinde majoritatea maşinilor sale către cumpărătorii privaţi şi nu flotelor sau
companiilor de închirieri, segmente unde reducerile de preţ sunt mai agresive. La rândul său,
Dacia refuză să ofere discounturi, o raritate în industria auto. În plus, ambele mărci au lanţuri
de aprovizionare scurte şi costuri reduse cu mâna de lucru. De asemenea, atât Skoda cât şi
Dacia îşi planifică produsele în mod conservator, evitând vehiculele de nişă riscante de genul
decapotabilelor, unde riscă să piardă bani.

Cristian Teodorescu

1.3.46 Ocazii cât „China”, dar fără gol (2012-03-12 07:31)

Meciul dintre FCM Tîrgu-Mureş şi CSU Sibiu a adus la fel de multe ocazii ca şi fulgii de nea care
au început să cadă la debutul partidei. Începutul de primăvară, în afară de un meci gratuit şi
şepci cu însemnele clubului au adus doar ocazii. Niciun gol!

Poate dacă Celsinho obţinea acel 11 metri din minutul 17, un penalty clar, soarta meciului ar
fi fost alta. Oricum am avut parte de ocazii mai multe decât am putut nota, dar finalizarea a
lăsat de dorit. Parcă nu mai avem om de gol. Sibiul a avut şi ea şansele ei şi demonstrează
că e o echipă care poate rezista în continuare Stelei, lui Dinamo sau CFR-ului.Cronica meciului
poate fi descrisă în felul următor: Șuturi de la 25 de metri, de la 16 metri, atacanţi singur cu
portarul, centrări perfecte la cap, dar nicio finalizare.

Antrenorii ş-au respectat adversarul şi au mai adăugat atât: Am avut ocazii, dar nu am marcat.
În continuare, cu 17 puncte rămânem la limita retrogradării, cel mai probabil pe locul 15-16.
În etapa 21 vom disputa un derby al ultimelor clasate la Mioveni de unde suntem obligaţi să
aducem puncte. Vă reamintesc că avem nevoie de 23 de puncte din 14 meciuri, adică 7-8
victorii aşa că fotbalul trebuie luat mai în serios.

Municipalitatea a investit cam multe milioane de euro în sportul mureşean ca să n avem
rezultate.

Marius Libeg
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1.3.47 Plantări de fapte bune (2012-03-12 07:35)

„Plantăm Fapte Bune în România” este prima mișcare venită din societatea civilă, care

abordează problema despăduririi la nivel național, într-un proiect de amploare și de durată.

Coordonatoarea proiectului Liana Buzea spune că proiectul „a pornit încă din 2010, după ce

s-a încheiat „Let’s do it, România!” prima ediție, când am vrut să așez pe o foaie idei cu ce

aș mai putea face. Și eu și colegii mei. Printre ele era și ideea de a planta. Ca atare, am

început să organizez pe hârtie o inițiativă. Întrucât echipa din Estonia nu a vrut ca ideea de

„Let’s do it!” să fie asociată cu alt gen de inițiative, am pornit o acțiune de sine stătătoare. Ne

ocupăm de plantări, iar ulterior întreținem zonele plantate până la reușita finală. Asta poate

să însemne 5-7 ani, depinde de speciile plantate”. Așadar Liana a renunțat la proiectul „Let’s

do it, România!” și s-a axat pe „Plantăm Fapte Bune în România”.

În județul Mureș…

…mișcarea a ajuns relativ repede, undeva în luna aprilie a anului trecut. Atunci a început
cristalizarea primei echipe, care între timp a suferit și niște modificări, iar acum a ajuns la un
număr de opt coordonatori și un inginer silvic retras la pensie. Coordonator județean este
Bogdan Lăcan, iar echipa mai cuprinde: doi responsabili de foundraising – Daniel Baciu și Vlad
Apofăian, trei coordonatori de voluntari– Raluca Nuțiu, Horea Grigoraș și Alexandra Șimon,
Iulian Ban – responsabil tehnic, Ioan Micu – coordonator comunicare, ajutați de inginerul silvic
Roman Puchianu.

Primul pas pe care l-a făcut echipa a fost să meargă la Consiliul Județean, unde a fost primită

chiar de președintele CJ Lokodi Edita. Tinerii s-au bucurat de deschidere, așa că CJ a trimis

o circulară tuturor primăriilor din județ prin care li se cerea să raporteze terenurile (aflate în

proprietatea primăriilor) afectate de despăduriri, inundații sau alunecări de teren, adică zone
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care să se preteze la a fi împădurite. Au primit trei răspunsuri, de la Tăureni (12 hectare),

Nadeș (două ha) și Sărmașu (67). La Nadeș, pe cele două hectare Direcția Silvică a început

deja un proiect de împădurire, așa că echipa s-a hotărât să înceapă cu terenul de la Tăureni,

urmând ca la finalizare să se ocupe și de cel de la Sărmașu.

Proiectul prevede…

…împădurirea, întreținerea puieților plantați și completarea lor pentru că e firesc ca o parte
din plantație să nu se prindă de la prima încercare. Așadar, se prevede o perioadă de 5-7 ani
până când plantația se poate declara ca fiind o reușită.

Deși tot proiectul se bazează exclusiv pe muncă de voluntariat, pentru împădurirea celor 12

hectare de teren de la Tăureni e totuși nevoie de aproximativ 5.000 de lei pentru achiziția

puieților. Prima plantare a fost programată în toamna anului trecut. După ce a fost amânată

de două ori din cauza secetei, la sugestia inginerului silvic, plantarea a fost reprogramată

pentru primăvara acestui an. Așadar, la finalul acestei luni sau cel târziu la început de aprilie,

echipa de la Mureș vrea să spargă gheața și să deruleze prima etapă din plantare, adică

primele două hectare. Există și voluntari pe care se pot baza, au făcut rost și de unelte, însă

firmele mureșene s-au dovedit mai atente „la pungă” când a venit vorba de donații pentru

acest proiect. Așa se facă că echipa e destul de departe de primul obiectiv de strângere a

celor 5.000 de lei care ar fi suficienți pentru plantarea celor 12 hectare. Totuși, există și o

parte bună – au conlucrat bine cu autoritățile până acum. Consiliul Local Tăureni a aprobat

prin hotărâre de CL plantarea, Jandarmeria s-a angajat să mobilizeze o parte din mâna de

lucru necesară, iar Ocolul Silvic Luduș s-a angajat că asigură asistența tehnică, adică un minim

instructaj care va trebui făcut voluntarilor la fața locului.

Pe termen lung…

…proiectul are și un alt obiectiv ambițios, respectiv realizarea unei hărți a tăierilor ilegale de
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păduri. „Harta tăierilor de păduri are o durată de realizare de 2-3 ani de zile. În momentul

de față nu există nimic de genul acesta realizat de societatea civilă la nivel național. Toate

tăierile de păduri noi le luăm ca atare. Ulterior trebuie verificată legalitatea lor cu ajutorul

autorităților, iar efortul acesta este unul foarte mare. Pe de-o parte autoritățile nu au toate

informațiile legate de tăierile de păduri din România, ele au doar informații despre tăierile

publice, deci undeva sub jumătate, pe de altă parte sunt foarte multe informații care tre-

buie compatibilizate”, spune Liana Buzea, coordonator național al proiectului. Aplicația de

raportare a zonelor cu tăieri de păduri va fi disponibilă on-line, ea fiind deocamdată în teste.

De ce?

Este una din întrebările la care coordonatorii proiectului răspund cel mai repede, fie că
vorbim de coordonatorii naționali sau cei locali. Liana Buzea ne-a spus: „După părerea mea
în România problema deșeurilor se bucură cât de cât de o implicare mai mare la nivel de
societate civilă. Pădurile sunt un subiect puțin mai tehnic, mai greu de accesat. Însăși faptul
că trebuie să faci un proiect tehnic înainte să faci o plantare și ulterior trebuie să revii mai
mulți ani ca să te asiguri cu puieții respectivi sunt un succes e un angajament mai mare și
puțin mai greu de abordat. Sunt puține inițiative care abordează subiectul pădurilor de la
început până la finalizare. Consider că eu am capacitatea și dorința de a mă implica”.

Bogdan Lăcan, coordonatorul proiectului pe județul Mureș mărturisea: „Îmi place natura și
vreau pur și simplu să ajut la împădurire. Încerc să-mi ocup cât mai mult din timp cu asta.
Dacă termin cu bine dreptul voi deveni și un avocat al mediului. Pe de altă parte, în calitate
de coordonator județean vreau și să încurajez voluntariatul”.
Dacă doriți să vă implicați în proiect prin muncă voluntară sau să susțineți financiar
proiectul puteți să aflați mai multe detalii sau să donați sume de bani accesând site-ul
[1]http://plantamfaptebune.ro/.

Cătălin Hegheș

1. http://plantamfaptebune.ro/

Plantam Fapte Bune | Unde Iesim in Mures? (2012-03-27 01:07:22)
[...] Cât de frumoasă? citiţi şi pe site-ul lor Plantămfaptebune.ro sau un rezumat scurt în ziarul Punctul.
Donaţii se pot face şi online dar şi prin alte metode, găsiţi detalii [...]
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1.3.48 Burlacu şi Başa, coalizaţi împotriva primarului (2012-03-12 07:37)

Coaliţia transpartinică dintre PNL şi PD-L Sighişoara funcţionează impecabil de mai bine de un

an şi, privind în urmă, vom descoperi şi care a fost conjunctura care a făcut posibilă această

alianţă. Adrian Burlacu, consilier local din partea PNL, şi senatorul PD-L Petru Başa au interese

economice şi „strategice” care i-au adus în poziţia de aliaţi. Dar să apelăm la istoria recentă a

politicii de pe Târnava …

Başa şi cablul, senatorul şi contractele

Ca proprietar al unicului provider de televiziune prin cablu şi cel mai mare provider de internet
din Sighişoara, Petru Başa a creat la Sighişoara un concern de presă de tip monopol pentru
Sighişoara, eliminând încet şi sigur toată competiţia prin preţurile de dumping pe care le-a
promovat de-a lungul anilor în oraş. Propunând preţuri extrem de mici clienţilor de publicitate
pe de o parte, finanţând canalele de media din alte afaceri, senatorul Başa a reuşit să creeze
ceea ce toţi politicienii visează: monopol în mass-media. Relaţia senatorului cu Primăria
Sighişoara, în speţă primarul Dorin Dăneşan, s-a stricat din startul mandatului de senator şi
s-a înrăutăţit ireparabil la sfârşitul lui 2010 după ce Dăneşan a eliberat autorizaţia şi companiei
RCS &RDS pentru intrarea pe piaţa media cu propria reţea de distribuţie a canalurilor TV prin
cablu. Moment în care Petru Başa a fost nevoit să vândă – foarte probabil la un preţ impus –
propria reţea de cablu pentru a evita un război cu cea mai mare şi importantă firmă de profil
din România.

Nu trebuie să fii cine ştie ce semizeu al internetului ca să găseşti articolul publicat de Curs-

deguvernare.ro în data de 21.01.2011 cu titlul „Prietenii statului, episodul II. Lista senatorilor

şi contractelor lor” şi să descoperi că „Unul dintre senatori înregistrează şi recordul celor mai

multe contracte încheiate de un parlamentar român cu instituţii ale statului, devansându-i pe

deputatul PDL Silviu Prigoană, care are 547 de contracte, şi pe deputatul PSD Eduard Martin,

care are doar 327 de contracte. Este vorba de senatorul PDL de Mureş Petru Başa, cel care

are 617 contracte, TOATE atribuite prin încredinţare directă.” Dar asupra acestui aspect vom

mai reveni în ediţiile viitoare.
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Adrian Burlacu

Trezorerierul PNL Sighişoara este şi consilier local, este şi proprietar al unor firme prin care
deţine hotelul KORONA, firma de distribuţie COM Adrandi, apoi mai este acţionar la Adrandi
Construct şi Celotrans şi administrator la o serie impresionantă de firme (conform declaraţiei
de interese de pe site-ul Primăriei Sighişoara depusă la 28.10.2010): Mirela IMPEX, Steaua
Morii, Agresione, ADR Travel şi B &F Security. Adrian Burlacu este cunoscut pentru apetenţa
pentru afaceri private şi pentru un simţ al implicării foarte acut când vine vorba e iniţiative
private. Ceea ce e un lucru lăudabil, atât timp cât rămân private şi nu caută profit şi interese
în detrimentul instituţiilor de stat, al comunităţii prin extensie. Ultimele sale luări de poziţie
în cadrul CL Sighişoara, votul dat de consilierii PNL împotriva celor mai sensibile iniţiative ale
executivului şi deci alături de consilierii PD-L – duşmani declaraţi ai primarului Dăneşan – arată
o apropiere a sa de senatorul Başa, liderul PD-L.

Prin urmare, avem de-a face cu o conspiraţie dezvoltată de un grup de oameni de afaceri care

nu mai vor ca Sighişoara să fie condusă de non-afaceristul Dorin Dăneşan.

Şi asta tocmai când…

...Sighişoara a fost nominalizată în finala Marelui Premiu al Consiliului Europei pentru al doilea
an consecutiv. Anul trecut a fost finalistă dar a ratat marele premiu pentru că două comunităţi
locale de la graniţa franco-germană au reuşit un proiect comun şi s-a considerat asta ca fiind
un atu în plus.

Sighişoara a fost propusă la târgul de turism de la Berlin să devină una dintre locaţiile „must
see”(obligatoriu de văzut) top 20 pentru germani; şi nu în ultimul rând marile proiecte de
dezvoltare a infrastructurii din Cetatea Medievală – fără doar şi poate atracţia principală a
zonei – sunt finalizate şi influenţa economică va fi din ce în ce mai importantă în anii ce
urmează.

Istrate Manu

Andy (2012-03-12 11:24:44)
Primarul nonafacerist,ha ha asta hai ca este buna si atunci sporul de avere de unde reiese,sau
numai din salariul de primar.D-le ziarist vezi o documentare mai profunda si vino cu un articol privind
diferentele de avere.Alta problema daca nu faci afaceri cu statul ce prejudiciu aduci urbei??Nu cumva
cineva se desprinde greu de ciolanul primariei la care a ros 12 ani????
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Sighisoareanul (2012-03-12 11:32:05)
Da cu senatorul Basa a fost o activitate demonopol!!!! Dar sustinerea in campanile din 2000,2004,2008
si mentinerea monopolului timp de 10 ani,desi in campania din 2000 una din promisiunile electorale a
fost si spargerea monopolului de cablu,nu a fost a fost o cooperare intre d-l primar si d-l senator,acum
cind nu mai avem sustinere din prieteni facem dusmani???CIOLANUL este foarte gustos nu????

Dorinel Danesan (2012-03-12 12:34:16)
Probabil iar o sa gasiti„Punctul” in cutiile postale, ca deh,eu ca primar am contract cu posta romana
!!!Cunosteti probabil ziaristi sighisoreni precum Florin Chiorean,Adi Dita,Mihai Soneriu,etc dar de
Istrate Manu chiar nu ati auzit pentru ca acesta apare ,din 4 in 4 ani atunci cand am nevoie sa
va aduca in fata„smiorcaielile” mele,ale unui pseudoprimar care imi aduc aminte de voi numai in
prag de alegeri. Incep deja sa va irit cu aceste articole, in conceptia mea„studii de caz”prin care
pentru unele avantaje,probabil fac din niste anonimi, ziaristi si dintr-o bucata de hartie un asa zis
ziar. Celeaga urmatoarea combinatie ; „ziar”-„ziarist”-„primar” ? un singur cuvant :MEDIOCRITATE
!!! Articole la comanda cu ziaristi de doi lei pentru un primar plangacios si disperat.Da,sunt un
primar disperat care m-am invatat sa stau intr-un birou iar altii sa-mi faca munca(sau altele in cazul
d-nei Ratiu).Disperat pentru ca nu stiu,nu am fost invatat sa fac nimic si probabil daca pierd va
trebui sa ma intoarc la afacerile mele marunte cu instalatii sanitare cu care ma ocupam inainte de
a fi„incoronat ”primar. Desi am vrut sa ma victimizez in ultimele doua numere din„Punctul”mai rau
mi-am „tras-o”pentru ca am recunoscut ca sunt un primar penal,paracios si plangacios.pentru asta
ii datorez mii de multumiri scumpului meu istratel manolea !!!Am si eu un manolea la fel ca Base !
Va pup,si va dau un pont,daca vreti un primar pemasura voastra si a orasului alegeti: DAN COLCERIU !!!

interesat (2012-03-12 14:40:46)
de Burlacu ....toata lumea stie ca e un afacerist penal, care vrea sa mocirleasca pe toata lumea,
sa jigneasca, dar.....vai de mama lui!....cand are probleme... fuge la prietenii lui ....rusii...sa se
planga, apoi.... cica, ...mai aduce vreo doi ospatari de acolo, caci sighisorenii in opinia lui nu sunt
buni de nimic....si apoi incepe sa-i manipuleze pe sighisoreni cu promovarea turistica a lui( ca de’
de asta a fost plecat..),(sighisoarenii in opinia mea sunt oameni de caracter, dar sa nu uitam ca
Burlacu nu-si are originea din Sighisoara si nici din zona Transilvaniei)...asta e Burlacu! un om
de nimic! care isi da importanta, dar nu a facut nimic pentru comunitate, iar cand vrea sa faca
cineva ceva, vine el si improasca cu noroi....oare pana la urma cine-i interesat de aceasta zona si de ce?

istrate manu (2012-03-12 21:48:30)
trec peste jignirile pesonale la care am fost supus aici in zona comentariilor pentru simplul fapt ca le
privesc ca pe o pierdere de vreme. sa revenim la lucrurile importante. DA ... asa e ... Dan Colceriu
este un tip super ok, foarte DE TREABA. tocmai asta este si marele lui defect. orasul va fi condus de
un om de treaba care va fi condus de o mafie penala. Burlacu si Basa vor fi primarii Sighi;oarei, cine
nu vede asta este ... dar nu ma cobor ... isi va merita soarta. Orice poti spune despre Danesan ...
aproape orice. Numai ca e corupt nu poti spune. ca are defecte, ca ar fi putut fi mai atent la detalii,
etc. dar nu avem prea multe puncte de vedere in comun asa ca nu voi insista in prea multe raspunsuri.
@ andy ... voi cerceta dar din cate stiu eu nu e mare lucru de gasit ... dar nu exclud surprizele @
sighisoreanul .... eu zic ca spargerea monopolului, chiar si dupa 10 ani, e totusi o lovitura grea care a
intors foarte multe arme impotriva sa ... oare cine e omul si cine cainele? @ dorinel ... evident esti un
liberal pus pe jignit si mistocareala. FLIT! ma respecti, te respect si poate conversam. @ interesat ...
good point ... asta e intrebarea schimbi ceva cu ceva mai rau? Astept, de exemplu, un gest al lui Dan
Colceriu de excludere din PNL Sighi;oara a tuturor membrilor aflati in zona gri dintre lumea interlopa
si cea de protipendada ... sa inceapa cu proprietarul de club de noapte si firma de bodyguarzi Adrian
Burlacu. pentru lectii sa caute in filiala PNL Reghin, au avut exact aceeasi problema acu cativa ani.
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Dorinel Danesan (2012-03-13 08:17:00)
Stimate dl.Manu,nu trebuie sa fii afiliat unui anume partid in acest oras pentru a scrie un comentariu„la
misto”cum spuneti d-voastra.Dar, asa am considerat pe moment ca trebuie sa comentez ultimele
d-voastra 2 articole care,in opinia mea(pentru ca stiu ce fel de articole scrieti de obicei intrucat
urmaresc ziarul„Punctul”si am observat ca prezentati cu obiectivitate problemele si evenimentele
orasului si cetatenilor sai)au fost tot un fel de„misto” la adresa publicului sighisorean.Traim in acest
oras care stiti ca nu este asa de mare incat fiecare sa nu cunoasca pe fiecare.Sa veniti d-voastra acum
si sa ne spuneti ca„x”ii bun si„y”ii rau nu mi se pare a fi corect din punct de vedere jurnalistic fata
de sighisoreni.Eu stiu ca pe un ziarist il caracterizeaza sau, ar trebui sa-l caracterizeze in primul rand
corectitudinea,echidistanta... Credeti d-voastra ca noi nu-i cunoastem pe„eroii”articolelor d-voastra?
Dar va rog sa nu dati impresia in articolele d-voastra ca sunteti de partea unuia sau altuia. Nu vreau
sa vi se para o jignire dar chiar as vrea sa cunosc doar ce studii jurnalistice aveti si unde ati mai activat
ca jurnalist pentru ca pe „google”nu sunt date,doar ceva despre Cluj,ceva despre„Ziarul de Mures”.As
dori sa stiu daca se poate. La fel mi s-a parut interesant aparitia acestor doua articole chiar acum
in perioada cand se fac unele jocuri politice in oras iar d-voastra v-ati postat de o parte a baricadei
si emiteti pareri personale(iarasi echidistanta jurnalistica)despre cealalta parte. Recunosc in parte
obiectivitatea dumneavostra in articolele respective dar nu spuneti totul pana la capat despre fiecare
si asta deranjeaza. Sa va spun si eu o parere a mea ( impartasita de mai multi sighisoreni)avand in
vedere ca ii cam cunosc pe cei despre care ati vorbit in cele doua articole: - Basa Petru -oportunist(
din toate punctele de vedere) venit in PDL pe „ultima suta”cu ajutorul lui FGlorea de la Tg.Mures
pt.a fi facut senator -Dorin Danesan, om bun (in opinia d-voastra)dar NU ESTE DE CUVANT: -Adrian
Burlacu, om rau (in opinia d-voastra) dar ESTE DE CUVANT; Dintre ultimii doi as inclina spre al doilea
daca nu ar fi al treilea care ESTE SI OM BUN SI DE CUVANT, iar acesta este DAN COLCERIU !!!Credeti
sau vi s-a spus ca acest om poate fi manipulat de cei din jurul sau? Ar fi bine sa stati cu el putin
de vorba,sa va faceti o parere iar apoi sa il„etichetati”.M-ati considerat liberal prin faptul ca sunt de
partea d-lui Colceriu.Nu,sunt realist si vad in el oportunitatea schimbarii in bine a orasuluiiar despre
dl.Danasan ar fi mai bine sa ne arate ce s-a facut in ultimii 12 ani in Sighisoara. Dl.Manu sper ca
de data aceasta sa nu va mai considerati jignit sau luat la misto si sunt chiar nerabdator sa ascult
parerea d-voastra.Va multumesc si va doresc articole mai bune( la fel ca cele anterioare ultimelor
doua)!

istrate manu (2012-03-13 11:38:18)
buna ziua! deci se poate dialoga si civilizat, ma bucur sa vad asta si va raspund in continuare
pentru simplul fapt ca ati facut efortul de a comunica normal. pentru asta va multumesc. sa
trecem la subiect. consider ca danesan are multe puncte slabe dar nu puteti pune la cosul de
gunoi al istoriei faptele care se vad cu ochiul liber. Stiu ca se fac afaceri, stiu ca sunt interese,
stiu ca nimeni nu e usa de biserica. Si sunt dispus sa cred ca Dan Colceriu r fi un om mai potrivit
la conducerea Primariei. Danesan a reusit sa puna la punct cetatea, a reusit sa puna la punct o
parte din drumurile importante din oras, a reusit sa gaseasca echilibrul pentru a creste festivalul
medieval, a reusit - sincer nu-mi dau seama cum in hatisul de interese locale - sa tina sub control
un oras predispus derapajelor in repetate randuri. NU este un zeu - aici suntem de acord si stiu
si eu o galeata de probleme nerezolvate din sighisoara. Dar e prima data cand STIU ca scenariul
inlaturarii sale de la Primarie urmareste interese foarte clare carora Danesan s-a opus si care nu sunt
benefice Sighisoarei. Uitati-va putin cate din scandalurile ultimilor 2-3 ani au in substrat tandemul
Burlacu-Basa sau pe unul dintre ei. O sa constatati ca, in realitate, ei sunt subiectele sau promotorii
acestor "zgomote" publice. Pe fata sau prin manipulare. X chiar este rau, poate Y nu e asa de
bun. dar pe X il ajuta B si I si K si L si M si N si prea multi din alfabet ca sa-l arunce pe C in fata.
Si nu ma convingeti ca C nu este influentat RADICAL de aceia care il sustin. Ar putea fi un primar
mai bun? nu stiu. Istoria ne-o va demonstra daca va avea ocazia sa ajunga acolo. pana atunci va
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spun doar ca majoritatea covarsitoare a oraselor mici si medii sunt "feude" ale catorva oameni bine
pozitionati, iar la Sighisoara Danesan nu se mai bucura de sprijinul acestor stapani de tip feudal ceea
ce pentru mine este ceva ce merita sprijinit. traiesc la targu mures intr-o structura monolitica in
care toti sunt cu unul, si ala unu e voievod. putin echilibru intre puterile locale nu strica. Credeti-ma ...

istrate manu (2012-03-13 11:44:57)
PS ... dumneavoastra ati inceput acest dialog ... astept "deconspirarea" dumneavoastra ... si va
raspund la solicitarile legate de istoria mea de jurnalist ... google nu a mintit, asta de inceput.

DANY (2012-03-13 04:49:11)
Dl. Danasan este penibil. Este penibil prin incrancenarea cu care se tine de scaunul de primar.
Este penibil prin negarea activitatii penale de la primarie ( una s-a dovedit, urmeaza altele ; sa nu
uitam ca au fost prim-ministrii arestati dupa ce nu au mai fost in functii) Penibil prin nerecunoasterea
manipularii cetatenilor urbei prin campanii electorale platite de camarila de oameni de afaceri onerosi
din Sighisoara. Penibil prin nerecunosterea faptului ca de fiecare data cand a ajuns primar promitand
ste stelele de pe cer, ca dupa ce aulele depe cer alegatorilor pima sa grija a fost aceea de a-si
recompenseze camarila de afaceristi care i-au promovat pe cel mai ravnit scaun din administratia
locala. Interesele urbei, ale catatenilor .. peste alti 4 ani in care le promitem vrute si nevrute - liceu
maghiar Petofi Sandor la Sighisoara - in locul Gimnaziului Aurel Mosora, mai pune cateva planse prin
cartiere facan oamenii sa creada ca vor traii in Las Vegas, mai asfalteaza un trotuar ( a se vedea
cartierul Saguna - 3 campanii, 3 alei, etc.) Haideti sa vedem cati si-au marit conturile pe timpul d.lui
Stefanescu si pe timpul administratiei Danasan ? In mintea oamenilor apar doar cateva nume : Mircea
Ferezan, Adi Popa, Schuster si cam atat. Gresit dragi alegatori; acestia sunt doar varful aisbergului; in
spatele lui Danasan sun multi mai multi trepadusi care si-au rotunjit conturile in toti acesti ani,fara a
iesii in fata, dar care contribuie cu multi bani la Danasan pentru campanii electorale, pentru licitatii
trucate ( ce licitatii.. atribuiri directe). Si Danasan s-a invatat cu un trai bun pe spatele celor care pun
stampila cu ochii inchisi. Se increcrede cineva in vasta capacitate manageriala a lui Danasan, care
din valutist in Tg. Mures a ajuns peste noapte primar, care nu este capabil sa lege doua cuvinte si
sa duca o fraza la sfarsit dupa mintea lui? Danasan care facut administratia din primarie o fortareata
impenetrabila, iar pentru a obtine un simplu cazier fiscal, trebuie sa iti iei o zi libera de la serviciu,
sa te inarmezi cu multa rabdare, si sa stai la coada la vre-o 5 birouri ( asta daca nu ai ghinionul ca
la al cincilea birou sa ti se tranteasca usa in nas pentru ca s-a terminat programul cu publicul, sau
taman atunci au munca de teren ( cafeaua la bar, shoping,..)) si sa trebuiasca sa mai petreci o zi in "
placuta companie" a angajatilor primariei. Il mai vrea cineva primar ???? Daca discuti cu oamenii de
pe strada, nu il mai rea nimeni. Daca te iei dupa sondajele platide de Danasan (din banii primariei -
adica a ai nostrii), are 90 % din alegatori ( cred cala cei de la sondaje li s-au dat adresele de pe listele
de finantatori ai lui Danasan) Sighisorenii isi merita conducatorii pe care i-au votat in ultimii 20 de ani.
Isi merita soarta prin usurinta cu care s-au lasat dusi de nas, prin usurinta cu care au pus stampila
si au votat bunastarea altora, chiar si prin neimplicarea in procesul de vot. Apare acum un candidat
onest, care a facut ceva in viata lui, pe puterile lui,un candidat despre care nimeni din Sighisoara
nu poate spune nimic de rau si care char vrea sa faca ceva pentru sighisorenii din randul carora se
trage - Dan Colceriu. Dan Colceriu - un candidat la primaria Sighisoarei care, cu o echipa noua, nu
vrea decat binele orasului, a locuitorilor Sighisoarei, care nu vrea decat sa lase ceva in urma lui. Care
vrea sa fie aproape de oameni, de problemele lor. Este normal ca Danasan sa se simta amenitat de
aceasta candidatura. este normal sa folosesca banii primariei pentru a comanda articole in ziare, de
a le platii si distribui in cutiile postale ale alegatorilor. In mediocriatea lui, Danasan chiar crede in
aceasta manipulare, chari crede ca sighisorenii vor face la nesfarsit aceeasi greseala - aceea de a
pune stampila pe numele lui la vot. O vor pune, dar pe stampila va scrie "EJECT"

324 ©2024 www.punctul.ro



1.3. MARCH BlogBook

istrate manu (2012-03-13 11:40:38)
da, aveti dreptate ... nu are rost sa ne contrazicem ;) ... ati adus zeci de argumente bine documentate
si cifre foarte exacte.

Dany Colceryu (2012-05-28 17:20:12)
@ Dany ...ai uitat sa mentionezi ca averea mea cinstita a inceput sa se mareasca dupa cand am
vandut strungurile de la nicovala, chiar dupa revolutie.Nu mai tin minte exact, au trecut multi ani,
dar ///parca ii vad : vechi, casate...ahhhhh...si cele noi, venite...oare... sa schimbam placutele intre
ei????Hai sa....Auziti, ce faceti cu strungurile vechi????...

Subiectele săptămânii 11-18 martie în presa județeană « Sighişoara Freelance Reporter (2012-03-13
06:43:27)
[...] Burlacu şi Başa, coalizaţi împotriva primarului [...]

interesat (2012-03-13 10:22:47)
Oare exista vreo legatura....intre faptul ca, sotia senatorului Basa a fost colega de facultate cu Dorin
Florea si sunt buni prieteni?

istrate manu (2012-03-13 11:41:27)
intotdeauna exista legaturi, nimic nu e intamplator ...

interesat... (2012-03-13 10:25:30)
Oare exista vreo legatura .....intre faptul ca sotia senatorului Basa a fost colega de facultate cu Dorin
Florea....si ca sunt buni prieteni?????

Dorinel Danesan (2012-03-14 08:03:43)
Buna ziua ! Dl.Manu am aflat din mai multe surse faptul ca dl.Danasan Dorin impreuna cu dl.Fratean
Petru nu au fost de acord cu efectuarea unui sondaj in cadrul USL Sighisoara (organizat de Bucuresti
sub semnaturile de incredere ale PSd si PNl Sighisoara si cu observatori de la cele 2 partide) pentru a
vedea care dintre dansul sau reprezentantul PNL, dl.Colceriu Dan ar avea mai multe sanse in alegerile
locale sub umbrela USl.Si nu au refuzat numai acum ci de vreo trei ori cand li s-a pus acest sondaj pe
masa negocierilor. Ar fi interesant ca in urmatorul articol sa ne spuna ce il face sa refuze acest sondaj?
Ce se face acum prin Sighisoara, fiecare dintre partide (PDL,PSD,PNL) sunt sondaje proprii nicidecum
sondaje cu care sa vii apoi la negocieri.Sunt sigur ca in sondajele proprii fiecare candidat al partidului
are 80-90 % voturi.Asa ca adunand aceste procente ne-ar da undeva la 240-270 %???!!! Accentuez
,de ce nu este de acord dl.primar cu sondajul de la centru, sub semnatura de incredere si observatori
proprii? Poate aflati dumneavoastra.Va multumesc !

istrate manu (2012-03-14 17:07:14)
va informez de indata ce voi afla despre acest refz. INFORMATIA CERTA la ora actuala (pe care am
reusit sa o confirm din mai multe surse) este ca in urma medierii ce a avut loc la Bucuresti intre PNL
Mures si PSD Mures pe tema oraselor Sighisoara si Ungheni s-a stabilit clar efetuarea de sondaje de
opinie in cele doua localitati ia cel mai bine plasat candidat va reprezenta USL. O alta INFORMATIE
CERTA este ca intre PSD Mures si PNL Mures nu mai exista dialog real de ceva vreme dar nu numai
pe subiectele Sighisoara si Ungheni, ci pe mai multe subiecte, astfel ca Sighisoara si Ungheni sunt
blocate .... DECI, dl Dorinel (si cu asta incheiem conversatia pentru ca, sper, am argumentat destul
si v-am arata ca sunt de buna credinta) Sighisoara nu este buricul lumii in aceasta ecuatie si daca
va detasati putin si priviti situatia putin mai amplu o sa observati ca nu tot ce zboara se mananca.
Apropo, Iulian Sarb, un alt mare caracter sighisorean, a demisionat din PSD, va incerca sa "colecteze"
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cat mai multi tineri PSD si va incerca o candidatura ca sa fure de la .... Dan Colceriu cumva? NU NU
... vor sa fure voturi de la Tine, Dorinele ... cu ajutorul partenerului sau de asociatie "culturala" Petru
Basa. ........... o da .... imi place cand toti mafiotii se unesc pentru a cuceri un oras. e frumos sa
privesti cum e asediata o cetate ... o seara placuta ;)

vasile ioan (2012-03-19 18:43:30)
hai sa-i lasam deoparte pe burlacu sau basa sau nu mai stiu cine.....ideea e ca trebuie dat jos
DANESAN!!!!!!!!!!cel care a promis multe pentru sighisoreni si nu a facut mai nimic JOS DANE-
SAN!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!!omul fara caracter

accipiter gentilis (2012-05-29 11:18:41)
Este adevarat: Danesan a fost si este un primar mediocru. Si lipsit de cuvant pedeasupra. Alternativa
este, insa, mult mai proasta. Colceriu este marioneta tandemului de pomina Burlacu &Basa. Nici unul
din cei trei nu dau doi bani pe Sighisoara si nici pe sighisoreni. Dealtfel, cel putin doi dintre ei nu
sunt sighisoreni (si Burlacu si Basa sunt venituri sudiste). Toti trei au interese clare de afaceri, fiind
"operatori in turism". Toti trei au un trecut asupra caruia planeaza suspiciuni inclusiv de natura penala.
Daca orasul va incapea cu totul pe mana lor, va fi vai si amar. Veti vedea atunci hotii si abuzuri...
Concluzia: votati Danesan.

Pnl Sighisoara (2012-03-12 13:15:36)
Intr-o alianta trebuie in primul rand sa ai CUVANT !!! Unii nu mai stiu ce inseamna asta sau poate nu
au stiut niciodata !

Sorin Ratiu (2012-03-14 08:19:45)
ne-am intors in anii "90 cand AFACERIST= BANDIT si NONAFACERIST=SARAC SI CINSTIT si toate astea
dupa 22 de ani in care Afaceristii v-au platit salariile

Galatan Horia (2012-03-14 08:23:25)
lumea se schimba...ambitile se schimba....toti vor sa copieze fara sa-si dea interesul,fara sa stie....Cred
ca din acei ce copiaza fara a avea nici o inclinatie cu domeniul in care ar vrea sa se "imbogateasca"
,fara a vrea sa invete,au rezultata acei AFACERISTI=BABDITI.

Marius Hirtoaga (2012-03-14 13:31:43)
afacerist nu inseamna bandit.... dar bandit = bandit.... sa fim seriosi

Cristian Teodorescu (2012-03-14 16:49:11)
afacerist din functia de primar = bandit, non-afacerist din functia de primar = sarac si cinstit (asta
suporta dezbatere) .... sa ne intelegem si sa nu facem confuzii ... cititi atent va rog si nu interpretati
gresit ce a vrut autorul sa spuna ...

Emilia Gavrila (2012-03-14 18:26:52)
Basa si Burlacu sa mai stea si deoparte ca au„ facut „ destul(e) si sa suporte consecintele competentei
, Sighisoara are nevoie de mult mai mult decat afaceri murdare de care stiu foarte bine sa se ocupe cu
totii ganditi-va si la imaginea noastra pe care o avem...ca lasa de dorit, cred ca ar trebui sa fiti satui
domnilor...fara cuvinte

Gabriela Vegh (2012-04-11 20:45:52)
vai, tare :)) toate comentariile "anonime", doar mie mi se par pamflet? :))) @sorin ratiu, bine
punctat! cum si au facut oamenii aia banii, respectiv basa si burlacu, e talentul lor de intreprin-
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zatori, deci, treaba lor! in rest noi putem doar sa i invidiem, in plus nu au nici o datorie fata de
comunitate, nu trebuie sa si imparta bunurile cu nimeni, nu au obligatia de a promova orasul sau
de a ajuta pe cineva, mai mult decat oricare dintre noi. nu mai traim in comunism ca sa trebuiasca
sa fim cu totii egali si n ideologie si la buzunar. cat priveste coruptia in structurile de stat, e alta treaba!

1.3.49 Cu lupa pe dezvoltarea economiei mureșene (2012-03-12 07:48)

Lucian Savu, Vasile Dobrescu, Ovidiu Radian Vasu și Vasile Pop au pus degetul pe
rana economiei mureșene aducând idei de redresare.

Ultimii ani au însemnat pentru judeţul nostru, ca şi pentru întreaga ţară, desființarea mai

multor întreprinderi, unele cu tradiţie în industria românească. Românii au devenit un popor

de datornici: nu mai producem, doar consumăm. În aceste condiţii, cum putem să ne ridicăm

din punct de vedere economic? Care sunt căile de urmat pentru ca judeţul Mureş să se

redreseze pe plan economic? Pentru a răspunde la aceste întrebări am cerut ajutorul a patru

specialişti care cunosc mediu economic mureşean: este vorba despre profesorii universitari

Lucian Savu şi Vasile Dobrescu, dar şi despre Ovidiu Radian Vasu, director adjunct al Finanţelor

mureşene, precum şi despre Vasile Pop, preşedintele Camerei de Comerţ şi Industrie Mureş.

Una caldă, una rece

Înainte de a vedea care sunt posibilitățile de dezvoltare ale județului Mureș ar trebui să

aruncăm o privire de ansamblu asupra stadiului actual al dezvoltării economico-sociale a

județului, comparativ cu situația națională. În acest sens, mai multe detalii am primit de la

Lucian Savu, conf.univ.dr. la Universitatea „Dimitrie Cantemir” din Tîrgu-Mureș și directorul

ASIROM în Transilvania: „Îmbucurător este faptul că indicatorii economici și sociali ai județului

Mureș au un nivel mai bun decât cei de la nivelul țării. Luând ca referință luna decembrie 2010,

în decembrie 2011, indicii producției industriale în județul nostru au înregistrat o creștere

de 20 de procente, iar la nivelul țării de doar 6 procente. Pe de altă parte, indicii valorici ai

cifrei de afaceri din industrie (piața internă și externă), în județul nostru au crescut cu 20,5
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procente, pe când la nivel de țară cu doar 15,6 procente. În schimb, indicatorii sociali relevă

o rată a șomajului de 5,9 % în decembrie 2011, față de 5,1 % la nivelul țării. Câștigul salarial

mediu net în județul Mureș este de doar 1.369 de lei, pe când media pe țară depășește 1.500

de lei. Aceștia ar fi câțiva parametri economico-sociali ai județului Mureș. Se poate constata

că economia județului marchează un reviriment, trendul este crescător și mai bun decât cel

înregistrat la nivelul țării. Cu toate acestea, nu putem spune că am ieșit din criză pentru

că raportarea indicatorilor au avut ca referință anul 2010, un an profund marcat de criza

economică”.

Secetă de lichidități

Situația economică actuală a județului Mureș se caracterizează printr-o lipsă de lichidități.

Cum poate fi rezolvată criza lichidităților și unde care sunt principalele caracteristici ale

acestei crize, am aflat tot de la Lucian Savu: „Într-o economie afectată de criză, mediul de

afaceri se confruntă cu lipsa cronică de lichidități, adică insuficiența resurselor financiare

își pune amprenta asupra posibilităților de dezvoltare reală a companiilor. În acest context,

preocupările pentru identificarea de resurse trebuie să aibă două componente: pe de o parte,

autoritățile publice locale (Consiliul Județean și consiliile locale) ar trebui să creeze cadrul

instituțional și economic pentru întreprinzători, pentru dezvoltarea de afaceri noi; pe de altă

parte, companiile în mod firesc ar trebui să identifice surse de finanțare care să le permită

valorificarea oportunităților de pe piață. Din informațiile pe care le am, în județul Mureș

autoritățile publice locale sunt destul de serios implicate în acest proces, accesând fonduri

europene de peste 500 milioane euro până la sfârșitul lunii februarie 2012, făcând astfel pași

importanți în direcția creării cadrului necesar dezvoltării economice a comunităților locale pe

care le administrează. Acest lucru este normal, pentru că locurile de muncă mai numeroase

înseamnă și mai multe impozite pentru colectivitatea locală, mai multe resurse pentru bugetul

local”.

Dificultăți reale…
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… „la ora actuală în procesul de dezvoltare au chiar companiile din județ, care au accesat

foarte puține fonduri europene. Acestea ar fi o sursă importantă de finanțare în contextul

lipsei de lichiditate. Însă companiile se confruntă cu dificultăți în procesul de atragere a

fondurilor europene. Pe de altă parte, băncile au ‹‹oprit motoarele›› creditării de doi-trei ani,

plasamentele principale ale acestora constituindu-le împrumuturile acordate statului, împru-

muturi sigure, fără riscuri, chiar dacă sunt cu dobânzi mai mici decât cele pentru companii. În

concluzie, firmele nu pot să acceseze surse de finanțare importante, venite de la bănci sau

din fonduri europene”.

Turism de epocă

Redresarea economică a județului poate avea loc, din perspectiva lui Lucian Savu, prin

valorificarea a două nișe de piață mai puțin vizibile de la „altitudinea” marilor antreprenori:

agricultura și turismul, mai ales turismul de epocă, adică un turism neconvențional prin care

turiștii să guste viața de altădată: „În ipoteza în care ar exista fonduri suficiente, oportunitățile

județului ar fi agricultura, apoi valorificarea turismului de epocă: de exemplu Sighișoara

cu Cetatea sau astfel de exemple prin care se poate aduce Epoca Medievală în ziua de

astăzi. Un alt exemplu este localitatea Băgaciu unde vin turiștii din nordul Europei și trăiesc

timp de două săptămâni în condițiile Evului Mediu. Noi nu avem un județ cu caracteristici

geo-climatice extraordinare, de aceea trebuie exploatate aceste resurse neconvenționale de

turism. Trebuie amintit în acest context și turismul bazat pe exploatarea anumitor personaje

istorice cunoscute la nivel internațional, de exemplu ar trebui valorificată mai intens asocierea

Sighișoarei cu Dracula”.

Mult necesara concordie politică
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Desigur, politicienii pot fi un factor extrem de important în dezvoltarea oricărei comunități

locale. Dar pentru aceasta, este nevoie politicieni devotați bunului mers al vieții economice

și sociale a județului, nu doar propriilor interese financiare. În acest context, Lucian Savu

aduce în discuție sintagma de „concordie politică”, adică o bună-înțelegere între politicienii

diferitelor partide, înțelegere care s-ar putea concretiza într-un efort comun pentru dezvoltarea

economiei județene: „Politicul are un rol foarte important în implementarea cu succes a unor

programe sau proiecte de dezvoltare, indiferent de domeniul vizat. In acest context politicienii

ar trebui să aibă ca obiectiv primordial comunitatea de unde pleacă. Sintagma si conceptul

„concordie politică”, par a fi ceva utopic la ora aceasta: toți politicienii dintr-un județ să

facă front comun pentru bunăstarea comunității județului respectiv. Ei ar trebui să facă loby

pentru atragerea de fonduri de la bugetul de stat, coroborat cu identificare de oportunități

pentru dezvoltarea afacerilor în județ. De exemplu, Nokia a venit la Cluj pentru că a găsit un

mediu propice pentru dezvoltarea afacerii (deși exemplul ține deja de domeniul trecutului).

Concordia politică ar putea depăși granițele utopiei numai în condițiile în care politicienii de

„mâine” ar răspunde unui profil educațional și comportamental care să le permită să înțeleagă

foarte bine mecanismele economice și sociale, să înțeleagă foarte bine modul de formare și

alocare a resurselor, să aibă o situație financiară bună pentru a nu fi tentați să-și risipească

energiile pentru bunăstarea proprie și mai puțin a comunității din care provin. Dacă ar exista

concordie politică cred că atragerea de fonduri ar fi mai facilă”.

Deblocarea arieratelor

[1]

Despre soluţiile de îmbunătăţire a situaţiei economice judeţene am vorbit şi cu Ovidiu Vasu

Radian, directorul executiv adjunct al Direcţiei Generale a Finanţelor Publice Mureş. Dânsul

consideră că economia judeţului ar începe să se mişte dacă firmele şi-ar încasa debitele

restante: „Economia județului se reflectă în ceea ce înseamnă încasări de impozite și taxe.

Există o scădere a nivelului de încasare din impozite și taxe față de anul trecut, în primul rând

din cauza sectorului de construcții. Una dintre problemele scăderii economice din România
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consider că este neplata arieratelor către furnizori. În momentul în care contractezi o lucrare și

nu ai resurse financiare să faci și plăți la acele contracte, degeaba vedem că se ridică obiective,

dacă acele obiective sunt făcute pe credit comercial. Statul este primul care lucrează pe credit

comercial. El ar trebui să aibă bugetare de așa natură încât să nu trebuiască să se crediteze

la furnizori de servicii și produse. Una dintre problemele din economia reală este că nu se

plătesc arieratele, statul trebuie să-şi plătească furnizorii. Și aici vorbim de sume foarte mari.

Deblocarea sumelor este una dintre soluții...”

Responsabilizare şi facilităţi

„O altă soluție este găsirea unei pârghii de responsabilizarea a factorilor de decizie. Nu este

normal să angajezi lucrări dacă nu ai buget, după cum s-a făcut adeseori în România. În

momentul în care blochezi plăți, ai blocat economia!”, explică Ovidiu Vasu Radian. În plus,

acesta consideră că politicul are un rol important în crearea locurilor de muncă, prin atragerea

investitorilor: „În județul Mureș, una dintre probleme este lipsa locurilor de muncă. Dacă din

noiembrie până în februarie am avut o scădere considerabilă de locuri de muncă, după cum

se vede din contribuțiile sociale încasate, ne dăm seama că o problemă este oferta limitată,

adică trăim o perioadă grea în care afacerile nu funcționează bine. Am observat o scădere

a societăților comerciale. O soluție ar fi o implicare, tot în zona politicului, a administrației

locale, pentru crearea de facilități pentru diferiți investitori. Județul Mureș nu poate să devină

atractiv pentru investitori decât dacă există un consens la nivelul fiecărei administrații locale

de acordare a anumitor facilități”.

Un mare potenţial: turismul

Ovidiu Radian Vasu vede în zona turistică cel mai mare potențial de creştere economică:
„Potențial neexploatat pe domeniul economic în județul Mureș văd în zona de turism. În
momentul în care se dezvoltă turismul, avem o dezvoltare în toate domeniile. Suntem un
județ cu potențial turistic: avem stațiunea Sovata, avem posibilitatea de agroturism, avem
Sighișoara, care nu este exploatată de ajuns. Sighișoara s-ar putea transforma într-o zonă
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de importanță economică nu doar la nivel local sau european, ci chiar și mondial. Vorbim de
conceptul Dracula, de mitul Dracula, care nu este exploatat. S-a încercat, dar tot factorul
politic n-a reușit să-i dea o coerență în momentul în care s-a dorit să se facă la Sighișoara
Dracula Parc...

Suntem în centrul țării și consider că avem o poziție privilegiată din punct de vedere turistic,

mai ales că avem și un aeroport în zonă, care ar putea fi valorificat și el mai bine. Din punct de

vedere turistic, în județul Mureș se încearcă o dezvoltare haotică, dar nu s-a făcut un proiect

mare pentru tot județul în care să fie incluși toți factorii implicați: Consiliul Județean, primăriile,

Aeroportul Transilvania etc. Trebuie găsit un consens în acest județ fără să se țină cont de

etnie, de apartenență politică, astfel încât tot ce are în valoare județul să fie scos în evidență”.

Fonduri şi specializare

Românii ar trebui să profite mai mult de fondurile europene, care ar putea impulsiona serios
economia, consideră Ovidiu Radian Vasu: „O altă problemă este absorbția fondurilor europene.
Noi, românii complicăm lucrurile, în loc să traducem modul în care alte țări absorb aceste
fonduri. Este o zonă în care ar putea intra bani în țară și care ar putea mișca economia reală.
În momentul în care avem absorbție de 3-4 %, cum poți să te folosești de acei bani? Ar trebui
să absorbim banii în proporție de 90 %...”.

În plus, dacă dorim să avem producţie de calitate, trebuie să ne specializăm. Din păcate,

învăţământul românesc nu pune accent pe această chestiune. „O mare problemă în România

este nespecializarea. În vremea comunismului se făcea specializare pe domeniul tău de

activitate, se făcea practică, niște lucruri extrem de importante pentru economia reală: erau

pregătiți oameni pentru viitor. Însă, acum fiecare își face o societate comercială și adeseori

oameni nu sunt pregătiți să conducă acea societate comercială. Răspunderea este doar de la

o anumit nivel. De abia de puțin timp s-a introdus un soi de răspundere în care cineva care a

falimentat o firmă și i s-a atras o răspundere solidară pentru falimentul acelei firme, nu mai

are dreptul să deschidă o altă firmă. În România, lipsește specializarea și atunci normal că nu

sunt rezultate în spectrul economic pentru că nu ești pregătit să faci o anumită activitate. În

acest context pot spune că ar trebui să ne folosim de rămășițele trecutului. De exemplu, avem
332 ©2024 www.punctul.ro



1.3. MARCH BlogBook

specialiști în industria chimică, sau în alte domenii, care ar putea fi valorificaţi în domeniul

muncii”, a declarat Ovidiu Radian Vasu.

Asociaţii agricole

În continuare, Ovidiu Vasu, îşi expune ideile referitoare la dezvoltarea agriculturii, un sector

economic foarte important, care ar putea fi profitabil în condiţiile în care oamenii şi-ar comasa

terenurile: „O creștere economică ar putea avea loc datorită agriculturii, iarăși un sector ne-

exploatat suficient. Ar fi benefică impulsionarea fermierilor de a comasa suprafețele agricole,

ceea ce făceau comuniștii prin înființarea CAP-urilor, dar cu un iz privat. Trebuie să înțeleagă

oamenii că doar marile exploatații vor aduce profit. În sectorul agricol este foarte mult pământ

neexploatat. Trebuie găsite pârghii prin care să impulsionăm populația din mediul rural să

înceapă investițiile în agricultură: comasarea terenurilor, încadrarea în asociații. Există o

bursă a cerealelor, se pot vinde, e de viitor și ar fi o importantă sursă la buget. Trebuie ca

factorii de decizie să-i facă pe oameni să conștientizeze importanța agriculturii și a veniturilor

care se pot obține din agricultură”.

Crudul adevăr

Directorul adjunct de la Finanţe, Ovidiu Radian Vasu, a adus în discuţie şi câteva adevăruri
greu de digerat, care explică starea economică actuală şi care ne arată că noi, românii, suntem
un popor de datornici, dar această situaţie ni se datorează din păcate nouă, fiindcă nu am
ştiut să profităm de moştenirea economică a trecutului: „Legat de producția în alte sectoare
(decât turism și agricultură) este foarte greu să faci o întreprindere, să o scoți de la zero
în momentul în care vorbim de o concurență europeană, de un spațiu unic european unde
alte țări sunt mult mai avansate în tehnologie decât noi. În sectorul industriei, doar ce este
investiție străină poți să zici că este 100 % în trend cu cerințele europene. Da, avem la Reghin
Mavriprod, avem IRUM care s-a legat de anumite tehnologii din zona europeană și produce
tractoare. Este o companie importantă pentru județul Mureș. Dar, în rest, foarte puțini au
reușit cu cifre de afaceri importante.

După 89 aveam undeva la 2.000 de fabrici de producție care în 10 ani s-au prăpădit. Una
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este să preiei și să adaptezi la nivelul de astăzi și alta este să distrugi tot și să o iei de la zero.

Despre ce industrie vorbim în România când noi trebuie să începem în multe domenii de la

zero? N-avem industrie în România fiindcă au fost interese, inclusiv din afară, să nu avem, să

fim o piaţă de consumatori. În perioada 2004-2008 ne-am transformat 100 % într-o piaţă de

consumatori, nu de producători. Suntem o ţară de datornici, nu mă refer la bugetul de stat,

eu vorbesc de fiecare cetăţean în parte. Până la urmă cum poate fi o ţară ţinută sub control

economic? Prin datorii...”

În plus, Ovidiu Vasu prezintă şi un exemplu de succes, în care oamenii au ştiut să profite de

rămăşiţele trecutului: „În județul Argeș există un CAP care nu s-a desființat, ci s-a transformat

în asociație, s-a retehnologizat, s-au luat tractoare și utilaje de ultimă generație și a ajuns la

o cifră de afaceri undeva la 100 de milioane de euro. Este singurul CAP care s-a menținut,

transformându-se în asociație. Imaginați-vă că în fiecare comună ar exista așa ceva... Despre

ce sume vorbeam în economia reală?”

Valorificarea materiei prime

Alte idei interesante sunt aduse în discuţie de prof.univ.dr. Vasile Dobrescu, care a activat
în cadrul Universităţii Petru Maior şi este specializat inclusiv în domeniul istoriei economice:
înfiinţarea unei bănci care să asigure credite ieftine întreprinderilor mici şi mijlocii, dar şi în
fiinţarea de asociaţii în diferite domenii şi deschiderea de magazine specializate ale producă-
torilor, care să le asigure acestora vânzarea produselor: „Ar trebui valorificată materia primă,
de exemplu în industria lemnului. Se găseşte forţă de muncă calificată în industria lemnului,
în industria de prelucrare a lemnului. Ar trebuim să nu mai exportăm lemnul nefinisat fiindcă
astfel, prelucrând lemnul în ţară, se vor crea locuri de muncă şi prin prelucrare obţinem
venituri mai mari prin valorificare pe piaţa internă, cât mai ales externă. Apoi, ar trebui
realizate asociaţii, în orice domeniu, pentru promovarea produselor, chiar prin deschiderea
magazinelor proprii. În agricultură, performanţele pot fi realizate prin organizarea asociaţiilor
de tip cooperatist, de exemplu asociaţia fermierilor din judeţ care să realizeze contracte
stabile cu procesatorii de produse agricole: mori, brutării etc. Ar trebui realizate magazine
specializate (de exemplu produse lactate, carne) în centrele urbane prin care fermierii să-şi
vândă produsele. În plus, ar fi bine să se extindă culturile de plante tehnice: sfeclă de zahăr,
in, rapiţă, cânepă; paralel pot fi înfiinţate nişte întreprinderi prelucrătoare pentru obţinerea
unor produse finite.

În plus, turismul poate fi şi el valorificat, mai ales pe zona Sighişoara. Pentru zona de turism
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trebuie făcută popularizarea necesară cel puţin la nivel naţional. Pentru atragerea turiştilor

s-ar putea organiza excursii la toate obiectivele turistice ale judeţului, iar turismul laic ar

trebui îmbinat cu cel religios”.

Banca întreprinzătorilor

Vasile Dobrescu vine în continuare cu o idee ce pare la momentul actual utopică, dar care a

fost o realitate în trecutul românesc şi care, pe viitor, ar putea fi pusă în aplicare: realizarea

unei bănci care să acorde credite ieftine şi sigure întreprinzătorilor: „Pentru soluţionarea

creditelor, întreprinzătorii mici şi mijlocii pot depune fonduri pentru realizarea unei bănci care

să le asigure creditări în condiţii ieftine, lor şi altora, dar mai ales lor. Banca să ţintească nu

neapărat dobânzile mari şi imediate, ci un flux de credite permanent, ieftin şi sigur. Fondurile

se pot fi realizate prin depunerile întreprinzătorilor. În tradiţia anterioară a instituţiilor de

credit româneşti au existat astfel de bănci, chiar cooperative de credit la nivelul comunelor.

Ideea poate fi realizată fiindcă avem resurse umane: există facultăţi care pregătesc funcţionari

bancari. O bancă tânără care poate să acapareze atenţia poate să aibă succes”.

Capital străin

[2]

Câteva idei despre posibilităţile de dezvoltare economică a judeţului ne-a transmis şi Vasile Pop,
preşedintele Camerei de Comerţ şi Industrie Mureş: „Oportunitatea de redresare a economiei
este industria. În curând vom avea o întâlnire cu reprezentanţi ai asociaţiei întreprinzătorilor
mici şi mijlocii din Germania şi sperăm să vină în judeţ mai mulţi investitori din Germania şi
capital din Germania. În plus, ar fi benefică creşterea ponderii firmelor cu activităţi productive:
ramuri productive cât mai multe, iar produsele să fie cât mai competitive. De asemenea,
agricultura trebuie dezvoltată. Apoi, pe orizontală, se pot dezvolta şi alte activităţi pe baza
agriculturii. Agricultorii ar trebui să se organizeze în asociaţii”.

Vasile Dancea
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buuun articol. Sunteti buni Punctul. Sunteti Buni!

1.3.50 La UMF, troc cu legea (2012-03-12 08:02)

Scandalul de la Universitatea de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş este cel mai
actual exemplu de legislaţie făcută pe genunchi.

Legea Educaţiei a eludat şi eludează Constituţia. Bineînţeles nu în viziunea judecătorilor de

la Curtea Constituţională care au declarat-o în acord cu legea fundamentală. Prin adoptarea

acestei legi s-a deschis, printre altele, şi Cutia Pandorei în ceea ce priveşte învăţământul

în limba minorităţilor naţionale. Scandalul de la Universitatea de Medicină şi Farmacie din

Tîrgu-Mureş este cel mai actual exemplu de legislaţie făcută pe genunchi. Scandal care

depăşeşte de ceva vreme cadrul educaţional, căpătând puternice influenţe politice.

Personal

Am avut două săptămâni în care subiectele de presă nu au fost prioritatea mea. Plecasem în
plin scandal pe marginea Cartei universitare a Universităţii de Medicină şi Farmacie, adoptată
tacit potrivit declaraţiilor rectorului, la acea dată încă prof. univ. dr. Constantin Copotoiu,
şi a cererii Uniunii Democrate a Maghiarilor din România (UDMR) ca în această instituţie de
învăţământ superior să se înfiinţeze o linie de predare în limba maghiară ca o condiţie a uniunii
de a sprijini noul cabinet coordonat de către fostul şef al Serviciului de Informaţii Exterene
(SIE), Mihai Răzvan Ungureanu.

După două săptămâni, problema am regăsit-o la fel de actuală şi la fel de nesoluţionată. Tipic

românesc, mi-aş fi spus, dacă în ecuaţie nu ar interveni chiar ameninţător liderii UDMR. Lunea

trecută, prima zi de muncă după repaosul media de două săptămâni, am avut de-a face cu trei
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ştiri diferite legate de acelaşi subiect – UMF. Iar următoarele zile nu au adus mari schimbări,

atâta vreme cât UMF e cel mai actual subiect. Cel mai la modă, aş fi spus, dacă nu ar avea

atât de multe implicaţii şi arborescenţe. Dar să le luăm pe rând.

Studenţii cu protestele…

Luni (săptămâna trecută) studenţii de la UMF s-au strâns în faţa Prefecturii Mureş pentru
a protesta împotriva intenţiilor separatiste ale liderilor UDMR, faţă de amestecul evident al
politicului în treburile interne universitare, principiul constituţional al autonomiei universitare
fiind doar nişte slove înşirate, şi alte supărări. În jur de 250 de studenţi s-au prezentat în faţa
Palatului Administrativ pentru a-şi prezenta nemulţumirile. „Revendicările noastre sunt un
învăţământ fără implicare politică, nesepararea noastră ca studenţi, etnică sau de altă natură,
pentru că dacă studiem împreună putem face lucruri mult mai bune pentru această ţară”, a
subliniat Dan Zolog, preşedintele Ligii Studenţilor din UMF.

Marţi, studenţii au luat o pauză, dar miercuri au revenit în forţă, mobilizaţi de declaraţiile mai
multori lideri ai UDMR. „Noi, Liga Studenţilor din Tîrgu-Mureş, nu am cerut demisia nimănui
pentru că nu ne implicăm în viaţa politică românească. Însă salutăm decizia domnului Markó
Béla de a renunţa la funcţie, o considerăm un gest de onoare cu privire la atitudinea UDMR din
ultimele săptămâni de a pune presiune pe deciziile Senatului Universităţii, de a folosi situaţia
UMF pentru şantaj politic în faţa colegilor de coaliţie. Totodată considerăm un gest onorabil
retragerea UDMR de la guvernare, un partid politic care nu are încredere în sistemul de Justiţie
pe care Guvernarea îl păstoreşte trebuie să facă loc altora mai capabili şi mai încrezători în
Justiţia românească», au arătat reprezentanţii Ligii Studenţilor Tîrgu-Mureş.

Aceştia au mai subliniat că doar facultăţile cu acreditare ARACIS ar trebui să funcţioneze pe

teritoriul României. Studenţii au considerat că e necesar să continue protestele sub forma

grevei japoneze, iar astăzi să fie din nou în stradă, de data aceasta în Piaţa Teatrului. Mihai

Pavel, membru în Senatul UMF, a subliniat că sunt unele lucruri care nici nu pot fi întocmite

altfel decât în limba română – tipizatele, spre exemplu.

UDMR cu ameninţările

Săptămâna trecută, liderii UDMR aşteptau ca în şedinţa de Guvern de marţi, membrii cabi-

netului Ungureanu să adopte o hotărâre prin care la UMF se înfiinţează o secţie, o linie de
©2024 www.punctul.ro 337



BlogBook 1.3. MARCH

predare în limba maghiară. Înfiinţarea liniei presupune ca această structură universitară să

aibă propriile organe de conducere, iar inclusiv lucrările practice să se desfăşoare în limba

maghiară. Mult-aşteptata decizie nu a fost însă luată, stârnind o serie de reacţii. Vicepremierul

Markó Béla a anunţat că şi-ar putea înainta demisia, liderul UDMR, ministrul Culturii, Kelemen

Hunor, a susţinut că decizia privind învăţământul în limba maghiară la UMF este o treabă a

Parlamentului şi nu a Senatului UMF, ameninţând cu părăsirea coaliţiei guvernamentale dacă

problema nu se soluţionează în această săptămână, iar Borbély László a declarat nici mai

mult nici mai puţin că Guvernul ar trebui să închidă puţin ochii şi să înfiinţeze linia maghiară

cu un aviz provizoriu, încălcând astfel legislaţia în vigoare care specifică funcţionarea doar a

facultăţilor acreditate de ARACIS.

Putea fi evitat scandalul?

Scandalul întreţinut la Universitatea de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş de mai bine
de şase luni când de o parte când de alta nu ar fi existat dacă în România legile adoptate
ar fi în acord cu legea fundamentală şi ar fi urmat calea normală de a emite o lege. Astfel,
prin încălcarea principiului autonomiei universitare, statuat în Constituţie la articolul 32, în
Legea Educaţiei se prevede realizarea învăţământului în limbile minorităţilor naţionale, taman
în trei universităţi din ţară la Universitatea Babeş-Bolyai (UBB), la Universitatea de Arte din
Tîrgu-Mureş şi la Universitatea de Medicină şi Farmacie, tot din Tîrgu-Mureş. Adică, lăsând
un principiu constituţional fără obiect, ceea ce contravine legii fundamentale. Dacă la UBB,
la 100.000 de studenţi, câteva zeci de facultăţi, cedarea câtorva sute de locuri nu a contat,
iar la UAT e firesc să existe locuri pentru etnia maghiară atâta vreme cât există n-teatre,
companii de dans şi altele în limba maghiară, o asemenea decizie este greu de acceptat la
UMF deoarece bolnavul este tratat, potrivit inclusiv Directivei CE şi PE 36 din 2005, în limba
oficială a statului. În România – în română, mai explicit. Dar cum dorinţa de putere bate în
România legea, avem situaţii de acest gen, exploatate puternic electoral în aceste luni rămase
până la scrutinul local, respectiv parlamentar.

Universitatea de Medicină şi Farmacie a acţionat, în 21 februarie 2012, în judecată, la instanţa
de Contencios administrativ şi fiscal din cadrul Curţii de Apel Tîrgu-Mureş, Ministerul Educaţiei,
Cercetării, Tineretului şi Sportului. Conducerea UMF a solicitat acestora anularea actului prin
care Carta universitară nu era recunoscută de către responsabilii din minister. Primul termen
al procesului a fost fixat pentru data de 19 octombrie a acestui an.

Ligia Voro
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1.3.51 Bodyguarzi sau mercenari? (2012-03-12 08:08)

Nouă persoane au fost reţinute! Patru au primit mandat de arestare pe 29 de zile

În ultima lună, în judeţul Mureş am fost asaltați cu ştiri despre agenţi de pază care „ciomăgesc”

oameni la propriu. Scandalul cel mai mediatizat a fost legat de un cetățean american care a

depus plângere la Poliţie pentru că ar fi fost bătut de patru bodyguarzi ai B.S. Guarding. Atunci

vă relatam despre caz pe site-ul săptămânalului, la adresa [1]http://punctul.ro/2012/02/23/bsg-

security-drept-la-replica-in-cazul-tayl or/. Menţionăm faptul că poliţia face cercetări, dar încă

nu a ajuns la un verdict final. Nu au trecut nici două săptămâni de atunci şi aflăm, tot de la

poliţie, că 9 persoane (de data aceasta angajați ai Gombos Security) au fost reţinute pentru

ultraj contra bunelor moravuri şi lipsire de libertate în formă agravantă.

Firul evenimentelor poliţie-parchet-judecătorie

În cursul săptămânii trecute, miercuri, serviciul de Investigații Criminale din cadrul Inspec-
toratului de Poliție al Județului Mureș a realizat mai multe investigații în municipiul Tîrgu-Mureș
și orașul Luduș. S-au făcut inclusiv două percheziții la domiciliu, iar 9 persoane au fost
identificate și trimise la Parchetul de pe lângă Judecătoria Tîrgu-Mureș pentru cercetări. În
urma probatoriului s-a dispus măsura reținerii lor. Joi seara au fost prezentaţi instanţei, unde
s-au cerut mandate de arestare pe o perioadă de 29 de zile. Este vorba de nouă bărbați din
Tîrgu-Mureș și Luduș, iar infracțiunile pentru care sunt cercetați sunt: ultraj contra bunelor
moravuri și lipsire de libertate în formă agravantă. Iată şi numele lor, conform dosarului de la
Judecătoria Tîrgu-Mureş: Baghiu Mircea Ştefan, Balea Adrian Alin, Rotar Doru, Mailat Nicolae,
Tinti Ioan Cristian, Vás Zoltán, Bereschi Attila Csaba, Lunka Sándor şi Okanyi Csaba Levente.

Patru dintre ei au primit mandat de arestare preventivă pe 29 de zile, iar ceilalți interdicţia

de a părăsi localitatea în care domiciliază. De asemenea, judecătorul a dispus, cităm: „Să

nu se apropie şi să nu comunice direct sau indirect cu partea vătămată Rus Ioan Mihai şi cu

membrii familiei acesteia, de asemenea să nu apropie şi să nu comunice direct sau indirect cu

inculpaţii”.
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Povestea

Acuzarea celor nouă persoane are legătură cu un caz petrecut în Luduş în urmă cu aproximativ

două săptămâni. Conform declaraţiei victimei, înregistrată la IPJ Mureş, cele nouă persoane

aflate în Luduş au descins cu două maşini ale societăţii de pază mai sus-amintită, iar în

portbagajul uneia dintre autovehicule l-ar fi sechestrat pe Ioan Mihai Rusu, pe care l-au dus

la marginea unei păduri și l-au bătut până l-au desfigurat. Motivul nu se cunoaște exact, însă

zvonurile din Luduș spun că Ioan Mihai Rusu ar fi un „interlop” local, care ar fi avut nevoie „de

o lecţie”. Acesta a depus plângere la Poliţie şi a obţinut un certificat medico-legal.

Mai departe...

Astăzi (luni) se va judeca recursul la Tribunalul Mureş. Problema este că vinovatul principal,
cel care a „comandat” acțiunea de vătămare corporală, nu se cunoaște încă ... sau organele
abilitate încă nu au transmis nimic mass-media. Cu toate acestea, bănuim că anii grei de
detenție care-i așteaptă pe inculpați pentru infracțiunile comise îi va determina să vorbească
și probabil atunci vom ști și cine se află în spatele acestei monstruoase acțiuni, care pare a fi
o reglare de conturi comandată și plătită.

De asemenea, menționăm că redacția săptămânalului Punctul nu dorește să aducă învinuiri
societăților de pază pe care le considerăm nevinovate, iar articolele publicate nu vor să păteze
în niciun fel imaginea societăților comerciale în cauză. Ambele societăţi au sute de angajaţi,
iar oamenii deţin atestate în domeniul protecţiei şi pazei şi, conform cursului absolvit, ar trebui
să fie buni cunoscători ai legislaţiei în care este încadrată această meserie. (Pădure fără
uscături nu există, în schimb există un vinovat care se află în libertate. Suntem nerăbdători să
aflăm cine stă în spatele infracțiunilor de tip „mafiot” petrecute în ultima perioadă în județul
Mureș)

Adrian Petruțiu Matei

1. http://punctul.ro/2012/02/23/bsg-security-drept-la-replica-in-cazul-taylor/

boby (2012-03-12 13:30:33)
Avem nevoie si de articole de genul asta pentru ca este o lume reala, infricosatoare dar reala
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Luci (2012-03-12 14:13:37)
Ce întrebare cine este autorul? Patronul Gombos Atila, stati linistit nu plătește nimic ,pe lângă câte a
făcut in Tirg si nimeni nu a luat nici o măsura.Credeti ca cineva nu doarme linistit? Este un maestru al
eschivarilor.are toate pirghiile in mana si este puternic susținut,fraierii in pușcărie el este bine mersi
in lumea viselor de care este dependent.

eu (2012-03-13 11:28:48)
In primul rand ar fi bine sa comentati doar daca stiti ceva concret si real. Vorbele de ici colo sunt doar
presupuneri. Iar in al doilea rand sa scrieti corect numele acelor persoane la care faceti referire.

cristian (2012-03-16 10:06:47)
Gombos Attila este vinovat .Veti vedea lucrul acesta .Gombos Attila este un gunoi

Doar cineva (2012-03-18 18:54:34)
sa spunem doar ....ca a cam meritato cu varf si indesat ... fiind un cunoscator al presupusei victime
... daca tot dati asa tare vina pe gombos sa vedem cum va veti simti cand subsemnatul care a fost
batut ... va da foc la garduri....ameninta copii cu cutitul, le vinde droguri si multe altele ....as vrea sa
vad cand va simtiti atunci...sunt foarte sigur ca subsemnati de la gombos security nu au sarit la bataie
doar asa...sa fie si ei in seama ...vreti stiri expuneti adevarul .... nu doar marea victima .... rus ioan:)))

cineva (2012-03-22 22:18:11)
E adevarat.Toata lumea da vina pe gombos si adevaratul vinovat e liber.Am ajuns in situatia in care
vinovatii stau liberi si isi fac de cap si cei care incearca sa schimbe lucrurile sa faca dreptate stau
inchisi.Dumnezeu e sus si mai devreme sau mai tarziu se va face dreptate.De ce nu scrie lumea
despre marea VICTIMA cate a facut,cate infractiuni si cate altele si intodeauna totul a fost sters cu
buretele??de ce a inceput totul?de ce a ajuns in conflic cu gombosul?pentru ca au avut motive pentru
ca nimeni nu misca nimic sa il puna la punct.ASTA E ADEVARUL!

TETE (2012-03-23 16:21:54)
toata lumea isi da cu parerea...dar nu ati fost nimeni in postura sa cereti PROTECTIE Politiei si sa vi se
spuna ca nu se intampla nimic iar la 10 minute sa intre 15 persoane cu spray si asa zisele -VIPERE-
telescopice.... 112 sa inchida telefonul cand le ceri ajutor si multe altele pe care n‘am chef sa le
povestesc aici deoarece mereu o sa fie PRO-CONTRA. ...toata lumea isi face dreptate prin propriile
puteri? Nu exista Politie care sa rezolve problemele? PS. FACETI CHETA SI PUNETI UN PAKET LA ‘BAIETI‘
ca e greu tare la racoare... VA....SALUT!!!

Voi va credeti smecheri si nu ati mancat azi!!! (2012-03-24 08:34:48)
Asta este Romania fratilor!! Drogatii sunt protejati si oamenii cinstiti sunt arestati!! @Tete cum sa
cereti voi protectie cand stiti ce le-ati facut? Macar aveti bun simt si lasati-o asa...

Voi va credeti smecheri si nu ati mancat astazi!! (2012-03-24 08:42:46)
Asta este Romania fratilor! Vinovatii sunt liberi si cei cinstiti sunt arestati!! @Tete nu stiu cum poti sa
scrii ca ati cerut protectie Politiei cand stiti ce ati facut... Sigur a fost si vina voastra doar nu au venit
sa va bata de nebuni... si daca va considerati "interlopi locali" va zic ca nu sunteti...

TETE (2012-04-28 03:08:08)
ia zi ma tu asta desteptu‘ de mananca de 3 ori pe zi jeleuri la 1 leu pe cine faci tu interlopi locali? si
ce judecata iti trebuie tie cand nu stii de capul tau...inculpatii a? mai sus noi eram de vina :) a dreacu
te mai sucesti... sifonule!
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TETE (2012-03-24 18:18:01)
da u ce ai mancat obositule? :) nici macar n‘ai sange in venele alea anemice ale tale sa‘ti lasi numele
sau porecla... oricum drogatii nu te baga in seama, betiv notoriu ce esti :)

HAHAHA (2012-03-24 20:00:26)
nu stiu care o mancat azi mai mult sau mai putin! si daca vrei sa stii nu sunt betiv sau drogat... si lasa
vrajeala ca si ei au fost de vina...

cineva (2012-03-25 21:15:54)
E de groaza fratilor.Vor protectie:-)) dupa cate au facut la inchisoare ar avea nevoie de protectie.Ei
cred ca fac legea?E timpul ca cineva sa ia masuri!Si daca nu politia atunci trebuie mers mai sus.Nu
se poate ca vinovatii sa fie liberi si cei nevinovati sa fie inchisi!!Cineva trebuie sa ia masuri in privinta
lor,nu pot sa faca tot ce le taie capul!Asa exemle au tinerii din ziua de azi?si ne miram in ce tara
traim????

TETE (2012-03-30 01:51:09)
Ia avionu spre Senegal ce sa zic...Exemple vrei? Etnobotanicele :)

Voi va credeti smecheri si nu ati mancat astazi!! (2012-03-30 13:14:07)
@TETE urca-te in avion si pleaca in senegal sau spania si nu mai scrie...;)

TETE (2012-03-30 15:59:32)
:))

cineva (2012-04-07 22:11:59)
vai de capu tau:-))du-te ma si impuscate:-)esti penibil frate:-)

TETE (2012-04-08 01:32:13)
@cineva da‘i cu praf de mers...ca mirosi a sifon!

Voi va credeti smecheri si nu ati mancat astazi!! (2012-04-09 18:24:02)
@TETE nu mai faceti cheta pt baieti?:))):P

Kappa (2012-04-10 00:25:43)
NE VEDEM LA JUDECATA!!!-(K)-

Voi va credeti smecheri si nu ati mancat astazi!! (2012-04-11 08:38:24)
@kappa noi sigur nu avem cum sa ne vedem la judecata pt ca nu am nicio treaba cu inculpatii!!!:)

K (2012-07-31 14:37:46)
nu la judecatorie o sa ne vedem ci cand o sa fiti judecati cum ati incercat sa judecati.

RobbTaylor (2013-03-02 16:10:04)
BSG strikes again. robbtaylor.wordpress.com

RobbTaylor (2013-03-02 16:47:08)
Editor, If your going to use my name and case description in your journalism; then subsequently link
to the writ from BSG. It is only fair to also include a link to my complaint. robbtaylor.wordpress.com
Thanks, RobbTaylor
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1.3.52 Brișcaru și-a lansat programul electoral (2012-03-12 08:26)

Candidatul USL la alegerile pentru scaunul de primar al Tîrgu-Mureșului și-a lansat de curând
programul politic cu care va încerca să-și convingă electoratul. Proiectul a fost catalogat deja
de o parte din mureșeni drept unul ultra-stângist, pe când alții îl susțin ca pe o variantă la
actuala conducere a municipalității de la Tîrgu-Mureș. Documentul a fost publicat de Cornel
Brișcaru pe [1]blogul personal și poate fi accesat [2]aici.

1. http://cornelbriscaru.wordpress.com/
2. http://cornelbriscaru.files.wordpress.com/2012/03/briscaru_proiect_comunitate_dezbatere_publica_20121.pdf

1.3.53 Studenții au protestat împotriva separării UMF (2012-03-13 08:04)

Peste 400 de studenţi au protestat, luni, în Piaţa Teatrului din Târgu Mureş, împotriva separării
Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş şi împotriva implicării politicului
în autonomia universitară.

”Noi astăzi ne-am adunat din nou, este a treia acţiune de protest masivă prin care ne exprimăm
împotriva nedreptăţilor care se fac împotriva autonomiei universitare a UMF Târgu Mureş.
Vrem să ni se aprobe Carta UMF Târgu Mureş, deoarece ea nu conţine nimic ilegal şi a fost
blocată de-a lungul timpului din considerente politice, după cum se vede şi în presa de astăzi
de către anumite persoane din conducerea ţării’, a declarat presei Dan Zolog, preşedintele
Ligii Studenţilor Târgu Mureş.

Acesta a arătat că în continuare studenţii vor protesta pentru aceste drepturi şi că LSTM a
primit scrisori de susţinere de la celelalte organizaţii studenţeşti din ţară, care condamnă ceea
ce se întâmplă la UMF Târgu Mureş. Protestatarii au scandat ’Vrem autonomie universitară’,
’Nu ne separaţi’, ’Baba, Baba, nu strica treaba’, ’Unitate’, ’Nu vrem implicarea politicului
în autonomia universitară’, ’Nu vrem separare etnică’, ’Vrem să învăţăm, nu să protestăm’,
’Oferim şi cerem respect’ şi altele. După protestul din Piaţa Teatrului, studenţii au pornit într-un
marş către UMF Târgu Mureş.

AGERPRES
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1.3.54 A treia ediție a Zilei de Curățenie Națională (2012-03-13 08:19)

În 2012, peste 85 de țări din întreaga lume vor organiza o zi de curățenie generală, în
perioada 24 martie-25 septembrie. România este pe harta mondială – Ziua de Curățenie
Națională este 12mai, zi în care vor mai face curățenie și Bulgaria, Republica Moldova şi Turcia.

Acțiunea globală de curățenie este organizată sub numele de Let‘s Do It, World!, fiind inițiată
de comunitatea cu același nume, care cuprinde toate țările în care a fost deja realizat proiectul
“Let‘s Do It!” Cele 85 de țări participante din întreaga lume îşi propun să aducă o schimbare
reală și să demonstreze că oamenilor le pasă de natură și de ţara în care locuiesc şi că
vor să trăiască într-o lume mai responsabilă. În aceeași perioadă cu România vor organiza
acțiuni și Estonia si Portugalia (24 martie), Mexic (31 martie), Austria si SUA - statul California
(21 aprilie), Marea Britanie (13mai). Lista completă este disponibilă pe www.letsdoitworld.org.

Pentru cel de-al treilea an consecutiv, echipa “Let’s Do It, Romania!” îi invită pe toți locuitorii
României să ia parte la mișcarea internațională de curățenie și să arate că le pasă de țara
lor. După succesul primelor două ediţii din 2010 şi 2011, la care au participat peste 500 000
de voluntari şi care au colectat peste 1 300 000 de saci de deşeuri, este momentul unei noi
provocări pentru România.

România este cea mai mare ţară din comunitatea “Let’s Do It, World!” care a organizat o
acțiune de curăţenie la nivel național. De asemenea, România este un model de succes
pentru alte țări din proiect, mai multe inițiative locale fiind preluate și la nivel internațional:
aplicațiile create de echipa de IT, unele dintre strategiile de project management, logistică
sau comunicare sunt acum folosite și în alte țări „Let‘s Do It!”

Anul acesta, acțiunea de curățenie națională va îmbrăca o nouă formă: în fiecare județ vor
fi propuse și alese zonele în care se va face curățenie, fiecare locuitor al țării având astfel
posibilitatea de a propune și a vota zona pe care și-o dorește curată. Numărul de zone din
fiecare județ va fi stabilit în funcție de zonele propuse, dar și de resursele locale. Printre
primele propuneri se numără pădurea Snagov, Băneasa din Bucureşti, zona lacului Vidraru în
Argeş, Codrii Paşcaniului în Iaşi sau Lacul lui Eminescu în Botoşani.

În urma etapei de vot, echipa “Let’s Do It, Romania!” va comunica zonele alese în fiecare judet
pe site-ul proiectului, www.letsdoitromania.ro, zone care vor fi curățate pe 12 mai. Întregul
regulament al campaniei va fi disponibil în curând pe www.letsdoitromania.ro. După Ziua de
Curățenie Națională, zonele curățate vor fi monitorizate constant de echipele locale Let‘s Do
It, Romania!

Obiectivul strategic al acțiunii din acest an este creșterea procentului de reciclare al deșeurilor
colectate la 30 % din numărul de saci colectați, de la 26 % în 2011 și 17 % în 2010. Curățenia
Națională nu este singurul proiect organizat de echipa “Let’s Do It, Romania!” în acest an.
După data de 12 mai, 3 proiecte noi vor fi demarate: Registrul National al Deseurilor, 0 deseuri
si Let’s Train It. Mai multe detalii vor fi anunțate în momentul lansării.
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Sursa: [1]Let’s Do It, Romania!

1. http://www.letsdoitromania.ro/

1.3.55 Noua structură UMF potrivit proiectului de la Guvern (2012-03-13 09:51)

Ministerul Educației a dat publicității proiectul de Hotărâre de Guvern prin care se dorește
înființarea unei facultăți noi în cadrul UMF, în care limbile de predare vor fi maghiara și engleza.
Potrivit unei anexe la acest proiect, structura UMF Tîrgu-Mureș va fi următoarea:

Nr. crt.
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Facultatea

Domeniul de licenţă

Specializarea/Programul de studii universitare de licență (locația geografică de desfășurare1
și limba de predare2)

Acreditare (A) sau Autorizare de funcționare provizorie (AP)

Forma de învăţă-mânt 3

Număr de credite de studii transfe-rabile

Număr maxim de studenți care pot fi școlarizați

1
Facultatea de Medicină
Educaţie fizică şi sport
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Educaţie fizică şi sportivă

AP

IF

180

40

Balneofiziokinetoterapie şi recuperare

AP

IF

180
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50

Sănătate

Asistență Medicală Generală

AP

IF

240

50

Medicină *)

A
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IF

360

240

Nutriţie şi dietetică

AP

IF

180

50
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2
Facultatea de Medicină Dentară
Sănătate
Asistenţă dentară

AP

IF

180

25

Medicină dentară

A

IF
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360

140***)

Tehnică dentară

A

IF

180

50

3
Facultatea de Farmacie
Sănătate
Asistenţă de farmacie

A
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IF

180

40

Farmacie

A

IF

300

75
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4
Facultatea de Medicină și Farmacie
Sănătate
Asistenţă medicală generală ( în limba maghiară)

AP

IF

240

50

Medicină (în limba maghiară)

A

IF

360
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200

Medicină (în limba engleză)

A

IF

360

50

Farmacie (în limba maghiara)

AP

IF
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300

75**)

Moaşe

AP

IF

240

25***)

) Se şcolarizează şi la cererea Ministerului Apărării Naţionale

*)Sunt autorizate provizoriu să funcționeze în anul universitar 2012-2013.
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**)Capacitatea de școlarizare va fi în proporție de 50 % pentru limba română și 50 % pentru
limba maghiară

C.H.

1.3.56 Vernisaj de expoziție de icoane (2012-03-13 13:15)

Joi, de la ora 17:00, are loc vernisajul expoziției de icoane „Și cuvântul s-a făcut trup” semnată
de preotul Mircea Moldovan. Evenimentul are loc la sediul Bibliotecii Județene Mureș, la parter.
Vor fi prezenți în calitate de invitați Vasile Mureșean și Ilarie Gheorghe Opriș.

1.3.57 PPMT și PCM își dispută o statuie (2012-03-13 14:52)

PPMT și PCM au revendicat fiecare la Primăria Târgu Mureş locul de la statuia poetului Petofi
Sandor pentru a marca Ziua maghiarilor de pretutindeni pe 15 martie.

’Chiar s-a încercat să se facă o şmecherie, organizaţia PPMT Mureş a depus cererea la Primăria
Târgu Mureş să li se acorde piaţa şi statuia lui Petofi pe toată durata zilei de 15 martie, între
orele 12.00 şi 20.00, practic nelăsându-ne loc să ne organizăm. Şi aceasta cu toate că în
anii precedenţi au fost invitaţi la manifestările noastre şi au şi participat’, a declarat marţi
preşedintele organizaţiei Mureş a PCM, Laszlo Gyorgy (foto). Acesta a spus că a reuşit totuşi
să obţină autorizaţie de la Primăria Târgu Mureş şi că va organiza manifestarea de 15 martie
de la ora 13.00 la statuia lui Petofi Sandor.

’Bineînţeles că aşteptăm pe toată lumea care este interesată să participe la această mani-
festare. Pentru noi semnificaţia zilei de 15 martie este mult mai complexă şi mai amplă decât
să facem din ea o manifestare politică. Eu cred că în 15 martie ar trebui ca toate organizaţiile
să comemorăm împreună, pentru că dacă avem ceva în comun, acesta este trecutul nostru,
istoria noastră. Ne-ar fi plăcut să putem organiza această manifestare împreună cu UDMR şi
cu PPMT, din păcate dânşii s-au hotărât să facă singuri, deşi noi i-am invitat şi pe PPMT-işti şi
pe UDMR-işti’, a arătat Laszlo Gyorgy.
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La Târgu Mureş, Ziua maghiarilor de pretutindeni va fi sărbătorită pe 15 martie de UDMR,
Partidul Civic Maghiar, Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania - Consiliul Naţional al
Maghiarilor din Transilvania şi de către organizaţia Tineretul Maghiar Ardelean. UDMR va
începe cu depuneri de coroane la statuia fostului primar al oraşului Bernady Gyorgy la ora
11.00 şi va continua la ora 16.00 la Monumentul Secuilor Martiri, unde se aşteaptă 1.500 de
persoane. CNMT va începe manifestările la ora 10.00 în Cetate, iar de la ora 17.00 va avea o
manifestare la care mizează pe 200 de persoane, la statuia poetului Petofi Sandor, unde va
participa şi un secretar de stat din Ungaria, Bologh Zoltan.

Organizaţia Tineretul Maghiar Ardelean va încheia ciclul manifestărilor de 15 martie, la statuia
lui Petofi Sandor, de la ora 19.00, după care participanţii se vor deplasa la Monumentul
Secuilor Martiri unde vor avea loc manifestări artistice.
Potrivit şefului Comisiei de avizare a manifestărilor din Târgu Mureş, Valentin Bretfelean, în
15 martie husarii călare nu au primit autorizaţie pentru a defila prin oraş din motive ce ţin de
igienă, iar organizatorii manifestărilor au fost rugaţi să arboreze şi Drapelul României dacă
arborează şi steagul altui stat.

AGERPRES

1.3.58 Biro Zsolt: UDMR face campanie în cazul UMF (2012-03-13 14:59)

Candidatul Coaliţiei Civice la Consiliul Judeţean Mureş, Biro Zsolt, a declarat marţi, într-o
conferinţă de presă, că ridicarea problemei facultăţii maghiare la Universitatea de Medicină
şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş în această perioadă de către UDMR, este o ’chestiune de
campanie electorală’.

’Am o părere personală, dar cred că e împărtăşită de foarte mulţi. UDMR este la guvernare
de 16 ani şi acum, cu două luni înaintea campaniei electorale, cu 3 luni înainte de alegeri ne
întâlnim cu această problemă de la UMF. Eu cred că este o chestiune de campanie venită din
partea UDMR-ului. Dacă pentru dânşii, 16 ani de zile nu a fost important acest lucru, nu pot să
cred că este o coincidenţă. Şi-mi pare foarte rău că timp de 16 ani nu a fost important pentru
dânşii. Totdeauna spuneau că important e să fim la guvernare ca să rezolvăm problemele
minorităţilor. Acum, înainte de alegeri, se trezesc’, a arătat Biro. Acesta a spus că nu UMF
Târgu Mureş e cea mai gravă problemă a cetăţenilor din judeţul Mureş,din Târgu Mureş sau din
toată ţara, ci problemele sociale, pentru că ’salariile s-au tăiat la toată lumea, şi la unguri, şi
la români’.

’Când părinţii se gândesc că nu au ce să pună în ghiozdan la copii, atunci nu asta e cea
mai mare problemă sau cum se numeşte Şcoala Generală nr. 2 din Târgu Mureş (care va fi
denumită Bernady Gyorgy, după primul primar al oraşului - n.r.). Deşi ştim foarte bine că nu
e bine ca într-un oraş ca Târgu Mureşul, unde aproape jumătate din populaţie este de etnie
maghiară, avem o singură şcoală sau două denumite după personalităţi maghiare, iar restul
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sunt denumite după personalităţi istorice româneşti. Nu este un lucru bun. Dar de ce ne
trezim acum, cu trei luni înainte de alegeri? E chestiune de campanie’, a subliniat Zsolt Biro.

AGERPRES

1.3.59 PCM va avea candidați la CJ și la toate primăriile (2012-03-14 08:36)

Preşedintele organizaţiei Mureş a Partidului Civic Maghiar, Laszlo Gyorgy, a declarat marţi,
într-o conferinţă de presă, că până acum au fost desemnaţi candidaţii la 24 de primării şi la
Consiliul Judeţean, dar că până pe 1 mai PCM va avea candidaţi anunţaţi pentru toate cele
102 administraţii publice locale.

’Am avut adunarea generală a aleşilor din PCM Mureş, în 24 de comune avem deja desemnaţi
candidaţii pe primării şi o să avem liste complete la consiliile locale. Până pe 31 martie sper ca
şi celelalte organizaţiile să îşi prezinte strategiile, să ne anunţe cine sunt cei desemnaţi pentru
consiliile locale şi pentru primării. Până la 1 mai vom avea liste complete la consiliile locale şi
candidaţi la primării în 102 administraţii. Nu o să fim mai prejos decât UDMR, în niciun caz’,
a arătat Laszlo. Acesta a arătat că PCM are deja organizaţii în majoritatea comunelor şi că
săptămânal se înfiinţează noi şi noi organizaţii în judeţ, astfel încât înainte de alegerile locale
mobilizarea se fie maximă.

’Faţă de alegerile din 2008, când am avut doar două luni să ne organizăm, în 2012 stăm mult
mai bine o să avem mult mai mulţi candidaţi la primării şi mult mai multe liste complete la
consiliile locale. Până pe 31 martie avem listele pentru CJ Mureş şi CL Târgu Mureş. Avem deja
candidat la Primăria Târgu Mureş (Benedek Imre - n.r.) şi la preşedinţia CJ (Biro Zsolt - n.r.). La
Sighişoara o să avem o listă completă cu candidaţi, ca şi în oraşele Sovata, Miercurea Nirajului.
La Reghin suntem încă pe gânduri. Avem probleme la Iernut şi Luduş, dar organizaţiile sper
să se hotărască şi să vină cu propuneri. În oraşe stăm destul de bine’, a susţinut Laszlo Gyorgy.

AGERPRES

1.3.60 Problema UMF și problema Legii Educației (2012-03-14 08:43)

Problemele apărute la Universitatea de Medicină şi Farmacie Târgu Mureş unde Sen-
atul UMF acuză presiuni politice, iar UDMR invocă nerespectarea legii, sunt generate de
ambiguitatea Legii Educaţiei, a declarat marţi, profesorul Andrei Ţăranu, Şcoala Naţională
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de Sudii Politice şi Administrative (SNSPA), în cadrul unei emisuni la Radio România Actualităţi.

Potrivit profesorului Ţăranu, UDMR, pe de o parte, şi UMF Târgu Mureş, pe de altă parte, cer
respectarea legii, iar problema este chiar în Legea Educaţiei, care conţine sunt foarte mult
prevederi ambigue. ’Nu vi se pare ciudat? Faptul că, de fapt, ceea este pus în discuţie, în
acest moment, este Legea Educaţiei şi felul în care a fost ea formulată şi adoptată, pentru
că, pe de-o parte, există această presiune politică, care, evident, interferează în autonomia
universitară, acum vedem direct, cu ajutorul guvernării, iar, pe de alta parte, există ceea
ce se spune în lege, legată de autonomie şi anume: numărul de senatori este votat direct
de către toţi membrii corpului academic şi rectorul este ales de acelaşi număr din corpul
academic. Ceea ce s-a întâmplat, de fapt, la UMF Târgu Mureş, chiar dacă acum Guvernul
încearcă să găsească nişte modalităţi, prin care să refuze aceste alegeri. Nu le-ar fi refuzat,
dacă acest Senat ar fi fost de acord să accepte intromisiunea politicului în viaţa universitară’,
a arătat Ţăranu. Problema este chiar în Lege, din nefericire, pentru că în Lege sunt foarte mult
lucruri ambigue, care s-a spus că vor fi rezolvate prin normativele care vor veni, în cascadă,
în aplicarea ei, până la alegerile care au avut loc, în marea majoritate a universităţilor din
România, în acest an’, a subliniat Andrei Ţăranu.

Potrivit reprezentantului SNSPA, din nefericire, nu au existat acele normative şi astfel foarte
multe universităţi au întâmpinat probleme, întrucât acestea ’pur şi simplu nu au ştiut cum
să facă alegerile’. Andrei Ţăranu a subliniat că în lege nu este foarte clar ce înseamnă ’tot
corpul academic’, nu este foarte clar cine trebuie să participe la alegeri şi că din acest motiv
’legea în sine a ridicat probleme foarte multe’. Acesta a precizat că şi prevederea legată de
linii de predare este de asemenea ambiguu, care ’înseamnă o secţie, înseamnă o facultate
sau înseamnă o structură departamentală, adică mai multe departamente, care nu pot exista
singure, pentru că departamentele nu dau diploma, ci diploma este oferită strict de facultate’.

’Deci, practic, ’linia’ a fost un termen care a ascuns cuvântul de facultate, or facultatea (...)
aşa cum scrie şi în lege, nu poate să apară decât în urma unei hotărâri a Senatului, care trece
pe la ARACIS şi apoi Guvernul este cel care o acceptă sau nu, în sensul ca o finanţează. Or,
aici a fost, dacă vreti, o formulă inversă: Guvernul a cerut să finanţeze o linie, să-i spunem,
deci o nouă facultate, înainte ca Senatul să se pronunţe, Senatul Universităţii să se pronunţe
şi, aşa cum vedem, chiar în pofida unui număr relativ mare dintre beneficiarii sistemului, care
sunt studenţi, pentru ca outcome-ul fiecărei universităţi sunt studenţii şi felul în care învaţă şi
cum învaţă’, a precizat profesorul.

Andrei Ţăranu a mai spus că şi examenul de admitere la secţia sau linia în limba maghiară va
fi destul de complicat, pentru că va permite doar studenţilor care sunt de etnie maghiară şi
au limba maternă maghiară să participe, or multilingvismul nu înseamnă doar a educa într-o
anumită limbă. ’Multilingvismul nu înseamnă neapărat doar construirea de linii foarte clare
sau admiterea în limba respectivă, ci folosirea universităţii, inclusiv pentru a educa în limba
respectivă. Am experienţa a ceea ce se numesc programele europene ERASMUS, în care
studenţii din toată Europa se mută în diverse universităţi, învaţă în universităţile respective,
dar cei care nu ştiu limba universităţii, a ţării în care sunt, au o perioadă în care pot să înveţe
această limbă’, a mai afirmat Ţăranu.

În privinţa universităţilor multiculturale din Români - Universitatea Babeş Bolyai şi Universi-
tatea de Arte din Târgu Mureş - profesorul Andrei Ţăranu a precizat că niciuna dintre acestea
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nu are un limbaj specific cum are Medicina. Andrei Ţăranu a precizat, în cadrul emisiunii,
că inclusiv prin prisma scandalului de la UMF Târgu Mureş se poate observa că a început
campania electorală, însă un motiv ar fi şi faptul că toate partidele din coaliţie încearcă să-şi
revizuiască condiţionările şi să le folosească în raport cu noul prim-ministru.

AGERPRES

1.3.61 Știri de la Poliție (2012-03-14 08:47)

Mandat de executare a pedepsei

În ziua de 13.03.2012, poliţiştii din cadrul Serviciului de Investigaţii Criminale - Compartimentul

Urmăriri din I.P.J. Mureş, în urma activităţilor desfăşurate, au reuşit localizarea şi prinderea

unui tânăr 25 ani, domiciliat în municipiul Tg.Mureş, dat în urmărire naţională. Tânărul a fost

reţinut şi introdus în Penitenciarul Tg.Mureş, în baza mandatelor de executare a pedepsei

cu închisoarea, emise de Judecătoria Tg.Mureş, fiind condamnat la 3 ani, respectiv 3,3 ani

închisoare pentru săvârşirea infracţiunii de furt calificat.

Material lemnos fără documente

În ziua de 13.03.2012, poliţişti din cadrul Serviciului de Ordine Publică - Biroul de Combatere

a Delictelor Silvice împreună cu specialişti din cadrul Direcţiei Silvice Mureş, au depistat

un bărbat cu domiciliul în comuna Răstoliţa, judeţul Mureş, în timp ce comercializa în satul

Morăreni, fără documente legale de provenienţă şi transport, cantitatea de 5,00 mst material

lemons ( lemn de foc, specia fag ). Materialul lemnos era transportat cu o autoutilitară,

conducătorul acesteia fiind sancţionat contravenţional conform Legi 171/2010 cu amendă de

2000 lei şi măsura complementară de confiscare a materialului lemnos în valoare de 415 lei.
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S-a urcat la volanul unui autoturism neînmatriculat deşi are
doar 16 ani şi era şi băut

În noaptea de 12/13.03.2012, ora 2.25, un echipaj de poliţie din cadrul Biroului de Ordine

Publică pentru mediul Urban de la Poliţia municipiului Sighişoara, au oprit în trafic pe strada

Garoafelor din municipiu, un autoturism la volanul căruia se afla un tânăr. Procedându-se

la legitimarea conducătorului auto, s-a stabilit identitatea acestuia – un tânăr de 16 ani,

domiciliat în Sighişoara – care bineînţeles că nu posedă permis de conducere . Cu ocaza

verificării documentelor s-a constatat faptul că autoturismul nu este înmatriculat, numărul

provizoriu de înmatriculare montat pe autoturism nu mai era valabil. Surprizele n-aveau să se

oprească aici, tânărul testat fiind cu aparatul etilotest, rezultatul a fost de 0,63 mg./l alcool pur

în aerul expirat, motiv pentru care a fost condus la Spitalul municipal Sighişoara unde i s-au

recoltat probe biologice în vederea stabilirii alcoolemiei. Cercetările sunt continuate de către

poliţişti pentru comiterea infracţiunilor de conducere pe drumurile publice a unui autovehicul

fără a poseda permis de conducere, conducerea unui autovehicul cu o îmbibaţie alcoolică

peste limita legală şi conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul neînmatriculat şi cu

număr fals de înmatriculare.

Surprins la volan deşi permisul îi fusese suspendat

În dimineaţa de 13.03.2012, ora 645, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Breaza, în timp ce
executau serviciul de supraveghere a traficului rutier pe DN 15 A, au oprit pentru control
în satul Sîntu, judeţul Mureş, un autoturism la volanul căruia se afla un bărbat de 38 ani,
domiciliat în municipiul Bistriţa, judeţul Bistriţa-Năsăud. La solicitarea documentelor, acesta a
prezentat o dovadă, din care rezultă că este posesor permis de conducere, care a fost reţinut
în vederea suspendării, dovada fiind fără valabilitate. Conducătorului auto i s-a întocmit dosar
penal şi este cercetat în stare de libertate pentru comiterea infracţiunii de „conducerea pe
drumurile publice a unui autovehicul, având permisul de conducere suspendat”.

Sursa: IPJ Mureș
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1.3.62 S-a relansat berea Silva (2012-03-14 08:51)

Cu o istorie de aproape o jumatate de secol, Silva, mandria berii romanesti, s-a relansat pe
piata din Romania. Noua campanie de imagine, „Din spiritul Transilvaniei”, aduce in atentia
publicului originile sale transilvanene. De-a lungul timpului, Silva si-a mentinut calitatea, iar
acum vine mai aproape de consumatorii romani fiind disponibila pentru prima data cu o gama
completa de ambalaje.

Silva este o bere simbol pentru Romania, personalitatea ei inspirandu-se din spiritul fiecarui
oras. Cu ocazia evenimentului de relansare, Silva si-a provocat publicul sa descopere spiritul
Transilvaniei printr-un experiment aparte. In cadrul evenimentului, artisti locali de renume au
reconstruit imaginea sticlei Silva prin franturi de imagini care ilustreaza spiritul oraselor din
Romania.

In urma cu aproximativ o jumatate de secol, berea Silva a inceput sa fie fabricata in Transilva-
nia, o regiune cu traditie indelungata in producerea berii de calitate. Initial, Silva era produsa
in cantitati limitate si era dedicata in exclusivitate exportului. Dupa anul 1989, berea Silva a
devenit disponibila si la nivel national. Numele Silva a fost asociat inca de la aparitia acestei
beri cu o bere deosebita, de calitate premium, demna de a fi berea de export a Romaniei.

Silva, renascuta din spiritul Transilvaniei, va fi disponibila in retelele de retail si HORECA la nivel
national, in 5 variante: sticla de 0.5 litri, PET de 2 litri, doza de 0.5 litri, 6-pack si keg de 50 litri.

Ruxandra Morariu

Balazs Laszlo (2012-03-14 18:17:07)
PRODUS DE CINE?????

Mihai Negrea (2012-03-14 19:13:12)
heineken

Gergely Sütő (2012-03-15 20:36:27)
Az bizony jó sör volt!!!!!!!!!!!!!

Iordachescu Emil (2012-03-18 13:42:09)
de HEINEKEN ROMANAI !

1.3.63 Percheziții în căutarea a 112 icoane furate (2012-03-14 11:10)

Poliţişti ai Inspectoratului de Poliţie Judeţean (IPJ) Hunedoara efectuează, miercuri
dimineaţă, 13 percheziţii la domiciliile unor persoane din judeţele Sibiu, Braşov, Bacău, Timiş
şi Alba, acestea fiind suspectate de implicarea în furtul şi traficul a 112 icoane pe lemn şi
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sticlă, sustrase din opt biserici situate în judeţele Hunedoara, Vâlcea şi Mureş, în perioada
august-septembrie 2011. Acţiunea se desfăşoară sub coordonarea ofiţerilor specialişti ai Di-
recţiei de Investigaţii Criminale şi a procurorilor Parchetului de pe lângă Tribunalul Hunedoara,
cu sprijinul Direcţiei Generale de Informaţii şi Protecţie Internă (DGIPI).

”Percheziţiile vizează locuinţele unor suspecţi de furt calificat, complicitate la furt calificat şi
tăinuire, dar şi pe cele ale unor colecţionari de artă. Acţiunea este o continuare a activităţilor
investigative care au condus, în luna noiembrie 2011, la arestarea preventivă a doi suspecţi
din comuna sibiană Brateiu, care sunt judecaţi, în prezent, de Tribunalul Hunedoara pentru
complicitate la infracţiunea de furt calificat cu consecinţe deosebit de grave”, a declarat
purtătorul de cuvânt al IPJ Hunedoara, inspector Bogdan Niţu. Prejudiciul total cauzat prin ac-
tivitatea infracţională a suspecţilor se ridică la 1,3 milioane lei, din care s-a reuşit recuperarea
a aproximativ 50 %.

La acţiune participă peste 90 de poliţişti din IGPR - Direcţia de Investigaţii Criminale, IPJ
Hunedoara şi din inspectoratele judeţene de poliţie pe raza cărora au loc percheziţiile, precum
şi luptători ai structurilor de intervenţie rapidă.

AGERPRES

1.3.64 „Justiţia necesită o monitorizare atentă” (2012-03-14 15:09)

Justiţia din România necesită în continuare o monitorizare atentă din partea Comisiei
Europene, întrucât ar da dovadă de atitudini părtinitoare şi tergiversează o serie de cauze,
a declarat, miercuri, într-o conferinţă de presă, copreşedinta Ligii Pro Europa (LPE) din Târgu
Mureş, Smaranda Enache.

’Liga Pro Europa consideră că atitudinile părtinitoare şi tergiversările din justiţie sunt dovadă
clară că justiţia din România necesită în continuare o monitorizare atentă din partea Comisiei
Europene. Ca atare, nu împărtăşim optimismul nejustificat al Ministrului de Externe privind
suspendarea din iunie a Mecanismului de Cooperare şi Verificare’, a spus aceasta. Enache
a precizat că LPE înregistrează în continuare plângeri ale parohiilor greco-catolice privind
abuzurile administrative şi discriminarea în justiţie în cazuri de retrocedare a bunurilor ce
le-au aparţinut şi au fost confiscate prin Decretul nr. 358 din 2 decembrie 1948.

Aceasta a precizat că este vorba despre parohiile greco-catolice din Urisiu, Chiheru de Jos şi
Caşva, toate din judeţul Mureş.

AGERPRES
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1.3.65 Personalul de mediu instruit pe tema Natura 2000 (2012-03-15 08:22)

Centrul Național pentru Dezvoltare Durabilă, în parteneriat cu Ministerul Mediului și Pădurilor
– Direcția Biodiversității organizează în perioada 19-23 martie 2012 în Alba Iulia, sesiunea
de instruire a personalului Agenţiei Regionale pentru Protecția Mediului Centru din Sibiu și
Agenţiilor pentru Protecția Mediului din județele Alba, Braşov, Covasna, Harghita şi Mureş.
Sesiunea este organizată în cadrul proiectul InfoNatura2000 “Campanie națională de conș-
tientizare privind importanța conservării Biodiversității prin Rețeaua Natura 2000 în România”.

Această activitate de instruire este importantă pentru înțelegerea și aplicarea unitară la nivel
național a prevederilor comunitare prin care se asigură conservarea speciilor sălbatice și
a habitatelor naturale din siturile Natura 2000. Programul de formare, cu durata de 5 zile,
va fi susţinut de către experţi care vor explica modul aplicare a procedurilor comunitare de
evaluare adecvată a impactului antropic asupra siturilor Natura 2000. În cadrul sesiunilor
teoretice participanții vor avea ca suport de curs Manualul de aplicare a Ghidului privind
evaluarea adecvată a impactului planurilor/proiectelor asupra obiectivelor de conservare a
siturilor Natura 2000 şi a procedurii de emitere a avizului custozilor/administratorilor. Progra-
mul include și o vizită de lucru în Situl de Protecție Specială Avifaunistică (SPA) şi Situl de
Importanţă Comunitară (SCI) Frumoasa, sit relevant pentru impactul antropic asupra naturii.

Cursurile din regiunea Centru fac parte din seria de 8 sesiuni de instruire care se organizează
în perioada februarie-aprilie 2012 pentru 240 de angajați ai Agenției Naționale pentru Protecția
Mediului, ai Agențiilor Regionale pentru Protecția Mediului și ai Agențiilor pentru Protecția
Mediului din toate cele 8 regiuni de dezvoltare ale României.

Proiectul InfoNatura2000 “Campanie naţională de conştientizare privind importanța conservării
Biodiversităţii prin Rețeaua Natura 2000 în România”– SMIS-CSNR 17609 este co-finanțat din
Fondul European de Dezvoltare Regională (FEDR) prin Programul Operaţional Sectorial Mediu
– Axa prioritară 4 „Implementarea Sistemelor Adecvate de Management pentru Protecţia Na-
turii”. Bugetul total al proiectului este de 14.036.402 lei, dintre care: 11.543.466 lei (finanţare
nerambursabilă din FEDR şi bugetul de stat) și 2.492.936 lei contribuţia beneficiarului. Durata
proiectului este de 27 de luni, între 14 decembrie 2010 - 14 martie 2013.

Roxana Mazilu
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1.3.66 Se semnează contractul de ecologizare a batalului Azo
(2012-03-15 08:26)

[1] Ministrul Mediului şi Pădurilor, László Borbély, va semna vineri, 16 martie 2012 –
ora 12:00, în Sala Mare a Palatului Administrativ din Târgu Mureș, contractul de finanţare al
proiectului “Reabilitarea sitului poluat istoric – Iaz Batal 30 ha - Târgu Mureş” și nouă contracte
pentru proiecte de alimentare cu apă și canalizare finațate prin Administrația Fondului pentru
Mediu.

Proiectul “Reabilitarea sitului poluat istoric – Iaz Batal 30 ha - Târgu Mureş”este finanțat prin
Programul Operațional Sectorial Mediu și are o valoare totală de 25.212.066 Euro, fără TVA, din
care 20.158.559 Euro finanţare nerambursabilă din Fondul European de Dezvoltare Regională.
Proiectul vizează reabilitarea sitului contaminat, pentru conformare cu standardele de reme-
diere acceptate. Obiectivul principal al acţiunilor de remediere este acela de a reduce
mobilitatea contaminanţilor existenţi pentru a proteja situl în vederea utilizării acestuia ca
spaţiu verde deschis publicului, pentru amenajarea acestuia ca spaţiu recreativ destinat
populaţiei şi pentru reducerea oricărui impact asupra mediului local datorat activităţilor
istorice întreprinse pe sit.

De asemenea, 9 localități din județul Mureș vor beneficia de finanțare de la Administrația
Fondului perntru Mediu pentru realizarea de sisteme de alimentare cu apă, canalizare și stații
de epurare. Astfel, vor fi semnate contracte de finanțare pentru realizarea acestor proiecte în
următoarele localități: Gănești, Glodeni, Sînpaul, Vărgata, Gheorghe Doja, Suplac, Beica de
Jos, Gornești, Fântânele. Valoarea celor 9 contracte de finanțare este de 43.943.548,69 lei.

Sursa: Ministerul Mediului

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/borbely-laszlo.jpg

1.3.67 City’us la prima înfrângere a sezonului (2012-03-15 08:35)

City’us Tîrgu-Mureş a suferit prima înfrângere a sezonului, 3-4 la Sf. Gheorghe, în etapa
a XV-a a Ligii 1 la futsal. După o prestaţie mediocră a formaţiei noastre pe durata întregii
partide, gazdele au condus cu 2-0 la pauză, iar apoi cu 3-1 şi 4-1 în partea a doua a jocului.
De la startul celei de-a doua reprize, City’us a evoluat fără portar, încercând să recupereze pe
tabela de scor. Golurile formaţiei noastre au fost reuşite de Csoma, Ignat şi Fl. Matei.

În clasament SPICOM Sf. Gheorghe a trecut în fruntea clasamentului cu 39 de puncte, urmată
de City’us cu 36 de puncte, dar cu un meci mai puţin disputat. În cazul în care, la finalul
primei părţi a campionatului, cele două formaţii vor fi la egalitate de puncte, City’us va avea
avantajul jocurilor directe, 7-5 acasă şi 3-4 în deplasare. În etapa următoare, cea de-a XVI-a,
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City’us va evolua pe teren propriu în compania celor de la Inter Teliu Braşov. Partida se va
disputa mâine, vineri, 16 martie, de la ora 18, în Sala Sporturilor.

PROGRAM FUTSAL:

Vineri – 16 martie - ora 18.00 – Sala Sporturilor
CITY’US – INTER TELIU BRAŞOV

Miercuri – 21 martie – ora 18.00 – Sala de Sport a Liceului cu Program Sportiv
ROMÂNIA - GRECIA

Joi – 22 martie – ora 18.00 – Sala Sporturilor
ROMÂNIA - GRECIA

Marţi – 27 martie – ora 18.00 – Sala Sporturilor
ROMÂNIA - UCRAINA

1.3.68 UDMR se opune cifrei de școlarizare la Sighișoara (2012-03-15 08:42)

Municipiul Sighişoara nu are o reţea şcolară aprobată de Consiliul Local, din cauza solic-
itărilor consilierilor UDMR care doresc o structură de învăţământ pur maghiară, începând de
la grădiniţă, până la clasa a XII-a. Potrivit unui comunicat de presă al Primăriei Sighişoara,
reţeaua şcolară a municipiului nu a putut fi aprobată nici după a treia şedinţă consecutivă a
Consiliului Local, deşi potrivit Legii Educaţiei fără această decizie Ministerul Educaţiei nu poate
aviza favorabil includerea în hotărârea de guvern a structurii reţelei şcolare propusă pentru
anul 2012-2013.

’Pentru anul şcolar 2012-2013 nu e posibil să se îndeplinească această cerinţă privind o
unitate de învăţământ cu o structură verticală, de la grădiniţă până în clasa a 12-a inclusiv,
cu predare exclusiv maghiară, pe criteriu etnic, la Sighişoara. E vorba de locaţie, dotarea
acesteia, asigurarea cu cadre didactice titulare. Etapa de mobilitate a cadrelor didactice a
început în 1 ianuarie, s-au făcut nişte paşi (...). Consiliul local propune reţeaua şcolară, dacă
se înfiinţează sau nu structuri noi. Ei n-au putut lua o decizie, iar paşii necesari pentru a realiza
acest lucru sunt mulţi - nu poţi muta profesorii, elevii, nu poţi dezafecta o şcoală în cursul
anului şcolar’, a declarat, miercuri, Dumitru Matei, şeful Inspectoratului Şcolar Judeţean Mureş.

Acesta a arătat că proiectul planului de şcolarizare începe în decembrie-ianuarie şi că la
Sighişoara toate termenele au fost depăşite şi că, potrivit Legii Educaţiei, reţeaua şcolară
trebuia să se discute după 1 septembrie 2011. ’Ce se discută acum, de o şcoală pur maghiară,
nu e posibil. Deci din septembrie trebuia să înceapă demersurile, să aibă HCL, locaţie, elevi,
profesori. În Sighişoara sunt în jur de 400 de elevi maghiari, în total, răspândiţi acum în
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mai multe unităţi şcolare. Structura şcolară se aprobă prin Hotărâre de Guvern. Avem o
adresă de la Primărie ca să se menţină structura actuală, însă, mai recent a fost o discuţie
cu 300 de persoane, inclusiv un inspector reprezentant al ISJ Mureş, credeam că lucrurile au
fost clarificate, însă apoi s-a insistat că reţeaua respectivă trebuie modificată. Va rămâne
în această situaţie reţeaua şcolară existentă, iar din septembrie se pot demara procedurile
legale, dacă administraţia locală doreşte acest lucru’, a arătat Dumitru Matei.

AGERPRES

Dan Suciu (2012-03-16 08:31:48)
Din pacate e nevoie de niste precizari: 1. Daca cei 3 consilieri UDMR nu au votat reteau scolara pe
anul scolar 2012-13 ceilalati 9 consileri o puteau face. Dar a mai existat un amendament PDL care a
divizat voturile. Nu este corect sa fie invinuiti doar consilerii UDMR! Consiliul a votat de fapt 3 variante
de retea.. 2. Domnul Matei stia de cererea UDMR-ului inca din martie 2011 si nu si-a miscat un deget
nici spre aprobarea nici spre respingerea sa in ceea ce priveste anul scolar viitor. A avut timp mai mult
de un an sa reflecteze asupra problemei. Consilierii UDMR au cerut doar respectarea legii, care obliga
administratiile publice locale, ca in anumite conditii sa infiinteze astfel de unitati de invatamant. Iar in
Sighisoara aceste conditii au fost indeplinite. 3. ISJ Mures, tot prin domnul insp. gen. Matei a incercat
sa-si impuna propriu plan privind reteaua scolara din Sighisoara, fara sa tina cont de faptul ca decizia
privind aceasta structura revine, conform legii, Consiliului Local.

Conopan Ion (2012-03-15 09:54:53)
Nu trebuie confundata alianta UDMR-PDL la nivel CENTRAL cu cea la nivel local !Cea la nivel central
(Guvern-Parlament) lucreaza pe baza de santaj.Oricine poate vedea acest lucru.Aliantele locale doar„
executa” ce li se „ ordona”de la centru.Iar tinand cont ca se apropie alegerile, UDMR-ul vrea sa se
prezinte in alegeri cu ceva„ realizari”pentru ca altfel nu vor mai intra in parlament in urmatoarea
legislatura. Cam acestea sunt problemele si la noi si la Tg.Mures la UMF.Sacrificam copiii pentru
jocurile murdare ale unor politicieni care isi vad doar interesul propriu.Parerea mea......

Carol Mihai Kellner (2012-03-16 19:40:07)
Un anume electorat s-a scindat..nu o sa mai auzim de el ani buni.....

1.3.69 Finanțare pentru proiectele tinerilor (2012-03-15 08:47)

La Târgu Mureş a fost lansat, miercuri, primul apel de proiecte adresat liceenilor în cadrul
programului de educaţie şi antreprenoriat social YouthBank, menit să finanţeze proiecte
iniţiate de elevii de liceu. Unul dintre membrii echipei YouthBank, Iulia Băjan, elevă în clasa a
XI-a la Colegiul Naţional ’Unirea’, a declarat într-o conferinţă de presă, că în perioada 12 - 30
martie va fi pus la dispoziţia liceenilor din Târgu Mureş un fond în valoare de 12.000 de lei, din
care 5.240 de lei adunaţi prin forţe proprii, care va fi folosit pentru a finanţa proiecte iniţiate
şi implementate de aceştia. Aceasta a arătat că proiectul se derulează pe parcursul a trei
etape, respectiv strângerea de fonduri, concursul de proiecte şi implementarea propriu-zisă a
©2024 www.punctul.ro 367



BlogBook 1.3. MARCH

proiectelor.

’Începând cu această rundă de finanţare concentrarea noastră se îndreaptă în special către
acele iniţiative care îşi propun un impact pe termen lung şi care sunt concepute având
în vedere sustenabilitatea acestor proiecte. De aceea încurajăm proiectele care dezvoltă
activităţi de antreprenoriat social, care folosesc finanţarea obţinută din fondul YouthBank
pentru a crea produse sau servicii inovative care răspund unei nevoi a comunităţii şi din
vânzarea cărora obţin venituri care să permită continuarea iniţiativei şi un impact pe termen
lung, inclusiv prin identificarea şi mobilizarea altor resurse din comunitate’, a spus Iulia Blăjan.

Pentru a aplica la aceasta rundă de finanţare a programului, liceenii trebuie să facă parte
dintr-o echipă alcătuită din cel puţin trei persoane, proiectele propuse să se desfăşoare pe
raza judeţului Mureş, să răspundă unor nevoi identificate la nivelul comunităţii şi să acopere
diverse domenii, de la activităţi sportive, artă sau ecologie, la sănătate, muzică sau IT. Potrivit
iniţiatorilor, suma maximă solicitată pentru un proiect poate fi de 1.500 de lei, iar perioada
de implementare a acestora se va derula pe o perioadă de cel mult două luni. Luisa Edves,
din partea YouthBank, a arătat că, dacă proiectele vor fi bine întocmite, elevii vor trebui în
perioada 3-4 aprilie să-şi susţină proiectele în cadrul unor interviuri. ’Selecţia se va face după
anumite criterii, şi anume fezabilitatea ideii, măsura în care tinerii sunt implicaţi în iniţierea
şi realizarea proiectelor, raportul cost beneficiu, impactul şi originalitatea ideilor finanţate’, a
precizat Luisa Edves.

AGERPRES

1.3.70 Cafeneaua Pilvax Budapesta „adusă” la Tg. Mureș (2012-03-15 12:41)

Consiliul Naţional al Maghiarilor din Transilvania (CNMT) Mureş a reconstituit, joi, la Târgu
Mureş, de Ziua maghiarilor de pretutindeni, atmosfera cafenelei Pilvax din Budapesta, unde
studenţii unguri au pus la cale Revoluţia din 1848. Cafeneaua Pilvax a fost reconstituită în
Cetatea din Târgu Mureş, într-o clădire aparţinând de Muzeul de Istorie, patronat de Consiliul
Judeţean Mureş, în prezenţa a numeroşi copii şi tineri.

’Mulţumim CJ Mureş pentru că ne-a pus la dispoziţie această cafenea şi ne-a lăsat să orga-
nizăm aceste activităţi aici. În cursul zilei aşteptăm aici tineri, copii, precum şi adulţi pentru
a participa la activităţi organizate de Ziua naţională a maghiarilor - izbucnirea Revoluţiei din
1848 din Budapesta. Tocmai de aceea este numită şi cafeneaua Pilvax, practic este cafeneaua
din Budapesta de unde a pornit Revoluţia, cu participarea lui Petofi. În cursul zilei, avem mai
multe activităţi aici - se pot procura cocarde, sunt şi fotografii legate de Revoluţia din 1848
făcute în puzzle care se pot reconstrui, se poate tipări cum erau tipărite în cafeneaua Pilvax
cele 12 puncte ale revoluţiei”, a declarat presei Jakab Istvan, preşedintele CNMT Mureş.

În spaţiul cafenelei va fi deschisă şi o expoziţie cu vânzare de obiecte meşteşugăreşti, vor avea
loc un spectacol folcloric şi un recital de poezii, totul după ceea ce se întâmpla pe vremuri în
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cafeneaua Pilvax. De asemenea, va fi organizată şi o paradă a modei, în care vor fi prezentate
costume specific maghiare, în special pentru femei.

AGERPRES

1.3.71 Dacă PDL se răzgândește UDMR iese din Guvern (2012-03-15 12:47)

Liderul grupului UDMR din Camera Deputaţilor şi preşedintele UDMR Cluj, Mate Andras,
a declarat, la TVR Cluj, că formaţiunea sa va ieşi de la guvernare în cazul în care PDL se
va răzgândi în ceea ce priveşte înfiinţarea unei facultăţi în limba maghiară la UMF Târgu
Mureş. ”În situaţia în care se răzgândeşte partenerul de coaliţie - şi e vorba doar de PDL,
deoarece UNPR şi minorităţile au zis că ne susţin în această doleanţă -, cred că vom ieşi de la
guvernare. În legea privind educaţia scrie foarte clar că în România sunt considerate prin lege
trei universităţi multiculturale, printre care ’Babeş-Bolyai’, dar şi UMF din Târgu Mureş. Dacă
nu se respectă legea de către universitate, guvernul are obligaţia de a interveni prin hotărâre
de guvern şi de a respecta legea”, a subliniat deputatul Mate Andras.

Purtătorul de cuvânt al Guvernului, Dan Suciu, a declarat că în şedinţa Guvernului de marţi a
fost o primă lectură a proiectului de hotărâre referitor la UMF Târgu Mureş. ”În urma acestei
lecturi, hotărârea va fi zece zile în dezbatere publică, e deja afişată pe site-ul Ministerului
Educaţiei. Ea prevede, printre altele, aşezarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în limba de
predare maghiară pe următoarele structuri: asistenţă medicală generală, medicină, medicină
în limba engleză, farmacie în limba maghiară şi moaşe. Este parte a Universităţii multiculturale
de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş şi această chestiune a multiculturalităţii este un
element important în constituirea instituţiei”, a spus Dan Suciu.

AGERPRES

1.3.72 „Sub ocupația UDMR-istă” (2012-03-16 08:17)

Preşedintele organizaţiei Mureş a Partidului Civic Maghiar (PCM), Laszlo Gyorgy, a declarat
joi, că maghiarii speră ca revoluţia contemporană să nu fie înăbuşită aşa cum a fost cea din
1848-1849, deoarece ’şi acum suntem sub ocupaţia UDMR-istă’. ’Semnificaţia acestei zile nu
poate fi schimbată nici când. Pentru noi, 15 martie înseamnă libertate, speranţă, speranţa
zilei de mâine, un viitor mai bun. Ne gândim cu amărăciune la acele zile din 1848 când tinerii
noştri au încercat să schimbe ceva. Azi probabil că trăim aceleaşi vremuri când noi, toţi, mai
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tineri vrem să schimbăm ceva, vrem schimbăm un regim. Poate că aceste două lucruri sunt
asemănătoare, între 1848 şi 2012, şi sperăm ca această revoluţie contemporană să nu fie
înăbuşită cum a fost cea din 1848-1849. de puterea actuală, de guvernele care ai dominat
scena politică din Transilvania. Şi acum suntem sub ocupaţia UDMR-istă’, a declarat presei
Laszlo Gyorgy.

Acesta a spus că semnificaţia zilei de 15 martie va rămâne aceeaşi, întotdeauna, că se
comemorează o revoluţie care a fost înăbuşită de marile puteri, iar traiul populaţiei maghiare
de astăzi, ’e comparabil cu cel din vremurile respective’. ’Pentru maghiarimea din întreaga
lume 15 martie e cea mai importantă zi, pentru că în această zi, cel puţin teoretic, ar trebui
să fim împreună, dar faptic politicul nu a reuşit să fie împreună, să sărbătorească împreună,
să comemoreze împreună, dar sperăm că suntem pe drumul bun iar anii viitori o să reuşim să
fim împreună. Dacă avem ceva în comun, este această zi, este istoria noastră, a maghiarimii.
Probabil că anii viitori maghiarimea va fi împreună, va fi una modernă, îşi va cunoaşte istoria şi
va şti ce înseamnă ce înseamnă această zi pentru populaţia maghiarimii. Atitudinea românimii
este pozitivă, aşa am constatat, este cât se poate de democratică şi îi mulţumim că este
alături de noi şi ne respectă în această zi de 15 martie. Mulţumesc populaţiei de etnie română
că ne susţine în această zi şi este alături de noi, chiar dacă nu sărbătoresc împreună’, a
afirmat liderul PCM.

La manifestarea organizată de PCM Mureş, la statuia poetului Petofi Sandor din Târgu Mureş,
la care au participat în jur de 250 de persoane, au rostit alocuţiuni candidaţii Coaliţiei Civice
pentru Primăria Târgu Mureş şi Consiliul Judeţean Mureş, dr. Benedek Imre, respectiv Biro Zsolt.
Benedek Imre a precizat, în discursul său, că generaţia tânără are dreptul să se instruiască
în limba maternă - cu referire la Universitatea de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş - că
populaţia are dreptul la prealegeri, pentru desemnarea unui candidat comun la Primăria Târgu
Mureş, însă ’unii exclud acesta’ şi s-a întrebat dacă ’cei care se cred azi Kossuth şi în Petofi fac
faţă cerinţelor formulate în timpul revoluţiei din 1848’.

După alocuţiuni şi depuneri de coroane de flori, participanţii au pornit într-un marş către
clădirea de pe strada Bolyai, la Tribunalul Mureş, în care a funcţionat tribunalul suprem al
Transilvaniei unde şi-au început activitatea revoluţionară Avram Iancu, Alexandru Papiu Ilarian
şi alţi cancelişti, care au avut un rol de seamă în Revoluţia de la 1848.

Deşi PCM a invitat Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT) şi UDMR să se alăture
manifestării, cele două formaţiuni politice au preferat să sărbătorească separat această zi.

AGERPRES
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1.3.73 UDMR la guvernare numai într-o colaborare reciprocă
(2012-03-16 08:22)

Vicepremierul Marko Bela a declarat joi, la Târgu Mureş, în cadrul manifestării de 15 martie,
la care au luat parte peste 3.000 de persoane, că UDMR îşi asumă coaliţia pentru guvernarea
ţării, însă numai dacă această colaborare este reciprocă. ’Azi ne amintim de 1848, ne-am dus
la Bucureşti nu ca să tăcem, ci vrem să ajutăm, vrem ca ţara să meargă înainte, să ajutăm
să ieşim din criză. E în interesul maghiarilor şi românilor, deopotrivă. Dar nu e de ajuns
să colaborăm, ne asumăm coaliţia pentru guvernarea ţării numai dacă această colaborare
este reciprocă. Numai aşa mergem mai departe în coaliţie, dacă interesele maghiarilor sunt
respectate, pentru că ele nu ştirbesc drepturile românilor. Noi putem acţiona independent, să
luăm decizii în legătură cu învăţământul în limba maghiară. Nu avem nevoie de paznici’, a
arătat Marko Bela în timpul discursului său.

Fostul lider al UDMR a arătat că maghiarii vor putea realiza ceva numai dacă vor fi uniţi, că
maghiarii respectă trecutul, prezentul şi viitorul altora şi se aşteptă la acelaşi lucru şi din
partea celorlalţi. Marko a spus că au trecut 164 de ani de la Revoluţia ungară de la 1848 şi de
atunci a trebuit, din şi din nou, ’să luptăm pentru libertate’, iar astăzi ’mai trebuie să luptăm
pentru învăţământ în limba maternă’. ’Să avem şcolile noastre, să avem secţii maghiare la
Universitatea de Medicină şi Farmacie, pentru ca medicul să poată în vorbi în limba maghiară
cu pacientul (...) Unii au obosit să lupte, iar alţii au zis că nu mai are rost să luptăm. Mesajul
nostru, al celor care am ales să rămânem aici, să trăim şi să muncim aici, al celor care mai
avem credinţă este că trebuie să luptăm pentru drepturile noastre. Nu pot să ne facă să
tăcem, nu suntem chiriaşi în oraşul nostru’, a afirmat Marko Bela în timpul discursului.

La finalul manifestării, Marko Bela a declarat presei că Revoluţia de la 1848 are în general
mesajul libertăţii, legalităţii şi fraternităţii şi că mesajul de atunci ’este de actualitate şi azi,
mai ales că nu putem fi liberi dacă în jurul nostru nu toate naţiunile sunt libere’. ’Cei din
1848 au înţeles acest lucru şi au luptat împreună de fapt pentru ideea de libertate. Şi azi
când apar, din nou şi din nou controverse, legate de dreptul de a învăţa. Drepturile acordate
maghiarilor nu privează de nici un fel cealaltă comunitate, dimpotrivă, după părerea mea,
întăreşte sentimentul de solidaritate şi colaborare. Şi aici în Târgu Mureş mă refer şi la
problema Universităţii de Medicină şi Farmacie. Dacă maghiarii vor reuşi să aibă propriile
structuri în cadrul universităţii, acest lucru nu sărăceşte românii care urmează sau învaţă la
acea universitate, dimpotrivă’, a ţinut să sublinieze Marko Bela.

Preşedinta Consiliului Judeţean Mureş, Lokodi Edita Emoke a arătat, la rândul său, că în 2012,
în fiecare zi maghiarii au de dus o luptă fie pentru a-şi păstra drepturile, fie pentru a împiedica
să fie luate aceste drepturi, iar această luptă nu se va termina niciodată.

Preşedintele UDMR Mureş, deputatul Kelemen Attila, a precizat că ziua maghiarilor de pretutin-
deni a fost sarbătorită în 78 de localităţi din judeţul Mureş.

AGERPRES
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1.3.74 PSD Cluj protestează împotriva scindării UMF (2012-03-16 08:25)

Filiala PSD Cluj organizează vineri o pichetare la Prefectura Cluj în semn de protest faţă de
scindarea Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) Târgu Mureş. ’Motivul acţiunii este
proiectul de HG prin care se propune scindarea UMF Târgu Mureş’, se precizează într-un
comunicat al PSD Cluj dat publicităţii joi. Guvernul a analizat marţi în primă lectură proiectul
de hotărâre referitor la UMF Târgu Mureş, care este postat pe site-ul Ministerului Educaţiei şi
se află în dezbatere publică.

AGERPRES

1.3.75 Bani europeni pentru ecologizarea batalurilor (2012-03-16 16:11)

Ministrul Mediului şi Pădurilor, Laszlo Borbely, a anunţat vineri la Târgu Mureş că poartă
discuţii cu oficialii Uniunii Europene pentru introducerea posibilităţii finanţării ecologizării
siturilor poluate care nu aparţin autorităţilor locale. ’În momentul de faţă putem semna
(contracte de finanţare - n.r.) numai dacă autoritatea locală preia terenul (situl contaminat
- n.r.). Suntem în discuţii cu Uniunea Europeană ca în perioada 2014-2020 să fie posibilă
finanţarea şi în cazul în care aceste situri nu sunt la autoritatea locală, pentru că sunt peste
1.000 de situri contaminate în România, care înseamnă sume foarte mari şi pe care nu putem
să le finanţăm de la buget, ci numai din bani europeni’, a spus Laszlo Borbely, într-o conferinţă
de presă.

Ministrul a precizat că proiectul ’Reabilitarea sitului poluat istoric - Iaz Batal 30 ha - Târgu
Mureş’ în valoare de peste 30 milioane de euro, pentru care s-a semnat vineri contractul de
finanţare cu Primăria Târgu Mureş, este al cincilea sit contaminat din ţară preluat de autorităţile
locale. ’Proiectul de la combinat (Azomureş - n.r.) este printre cele cinci semnate în acest
moment la această axă. În total avem 170 de milioane de euro pentru această axă privind
poluarea. Un ultim contract va fi semnat în perioada următoare. Toate sunt la autoritatea
locală. Cele cinci proiecte se încadrează în aceste sume şi probabil că vom mai putea include
două proiecte în această axă’, a arătat Laszlo Borbely.

AGERPRES
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1.3.76 „Marko nu este proprietarul județului și nici al UMF” (2012-03-16 16:17)

Deputatul PNL Ciprian Dobre i-a atras atenţia, vineri, vicepremierului Marko Bela că nu
este nici proprietarul judeţului Mureş, nici al Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu
Mureş, atunci când sugerează altor politicieni, inclusiv lui Crin Antonescu, că ar fi bine să se
ocupe de altceva şi nu de problema universităţii. ’Îmi pare rău să-i spun d-lui Marko Bela, să-i
atrag atenţia că dumnealui nu este proprietarul judeţului Mureş, nici a Târgu Mureşului, nici al
UMF-ului, decât în egală măsură pe cât este Crin Antonescu. Deci pe cale de consecinţă cred
că o astfel de declaraţie dezonorează scena politică şi până la urmă întreaga Uniune. Şi cred
că cetăţenii de etnie maghiară nu sunt de acord cu o astfel de declaraţie făcută de domnul
senator’, a declarat deputatul liberal.

Vicepremierul Marko Bela a declarat presei, în urmă cu o zi, că liderul Partidului Naţional
Liberal, Crin Antonescu, a adoptat un discurs naţionalist şi că ar fi bine să se ocupe de altceva,
nu de problema Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş. ’Domnul Crin Antonescu
ar fi bine să se ocupe de altceva, nu de problema UMF. De altfel, pentru mine, cea mai mare
absurditate sau una dintre cele mai mari este că preşedintele unui partid liberal are un discurs
naţionalist, privind o problemă concretă, legală şi care de fapt e aplicarea Legii învăţământului
în România. Eu niciodată n-aş fi crezut că un liberal adevărat să aibă un astfel de discurs’,
spunea Marko Bela.

AGERPRES

1.3.77 Bicapa, vândută! (2012-03-19 07:38)

Platforma chimică Bicapa a fost vândută de autorităţile locale din Tîrnăveni cu
3.200.000 de euro (TVA neinclus)

În urma intervenţiilor repetate din ultimii ani a fost găsit, în sfârşit, un cumpărător pentru
BICAPA, care va avea ca prioritate montarea unei staţii pilot de decontaminare a batalului.

Câştigătoarea licitaţiei a fost o firmă din Bucureşti care va plăti 3.200.000 de euro (TVA
neinclus). Pe lângă oferta de preţ, firma câştigătoare a depus şi oferta tehnică privind
capacitatea realizării sarcinilor de mediu şi a asumării responsabilităţilor şi răspunderii cu
privire la executarea sarcinilor de mediu ce îi revin. Procesul verbal de negociere directă şi
de adjudecare a activelor aparţinând SC Bicapa SA a fost încheiat în data de 27 februarie, la
sediul lichidatorului judiciar RVA Mureş Insolvency Specialists SPRL.

Lichidatorul judiciar a vândut bunurile din patrimoniul Bicapa constând în construcţii indus-

triale cu terenul aferent în suprafaţă de 850.169,36 mp situate în incinta Bicapa, împreună
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cu bunurile mobile, aparate şi instalaţii de măsurare, control şi reglare, mobilier, aparatură

birotică, obiecte de inventar, piese de schimb, materiale consumabile şi ambalaje.

Realizarea: banii și mediul

„Cea mai bună realizare pentru Tîrnăveni o reprezintă rezolvarea problemei batalului, o
adevărată bombă ecologică. În plus Primăria va recupera nişte bani din datoriile restante ale
Bicapa, o realizare importantă în aceste vremuri dificile din punct de vedere economic”, a
declarat Adrian Matei, primarul municipiului Tîrnăveni. Potrivit regulamentului înscris în caietul
de sarcini, puteau fi depuse supraoferte pentru activele debitoarei, termenul limită stabilit
fiind data de 24 februarie, dar nu a fost depusă la registratura lichidatorului nicio supraofertă.
10 % din preţ se va achita la semnarea contractului de vânzare cumpărare prin executarea
garanţiei depuse, iar diferenţa de preţ se va achita într-o singură tranşă în termen de 6 luni de
la data întocmirii procesului verbal de adjudecare, conform cu prevederile caietului de sarcini.

În vremurile bune, la Combinatul chimic Târnăveni lucrau chiar și 6.500 de angajați, iar fabrica

își permitea până și o echipă de fotbal, la care a jucat fostul selecționer, Ladislau Bölöni. Pe

când era productiv, Combinatul Chimic producea o mulțime de produse anorganice cum ar

fi: bicromat de sodiu, bicromat de potasiu, săruri de bariu, săruri de crom, sau oxid de zinc.

În anul 2002, combinatul a fost închis și preluat de AVAS. După 1989, Combinatul Chimic

Tîrnăveni a fost divizat în două societăți: Bicapa și Carbid Fox. Bicapa, producător tradițional

de diverse săruri anorganice (compuși ai bariului și cromului), a fost închis în 2007 de către

DGFP Mureș, care a decis executarea silită a tuturor bunurilor societății.

Poluarea

Deșeurile care rezultau în urma activității combinatului erau depozitate în trei bataluri din
spatele fabricii, la o distanță de câțiva zeci de metri de Târnava Mică. Aspectul acestor deșeuri
este cel al unui „balast” oarecare, dar în componența lui există, pe lângă alte metale grele,
crom hexavalent - o substanță care este cancerigenă. Cu timpul, aceste reziduuri au tot fost
depozitate, iar în prezent acestea arată ca niște veritabili munți de steril. S-a estimat că aici
s-ar afla circa 2,5 milioane de tone de material rezidual. În anul 2008, ministrul Mediului,
Attila Korodi, a declarat că combinatul este o bombă ecologică, ce ar putea afecta nu numai
România, ci și Europa. Groapa de 32 de hectare a combinatului, unde sunt strânse deșeurile
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chimice, nu este securizată, așa că la fiecare ploaie, resturile toxice se infiltrează în pământ și
ajung în apele din apropiere. În cazul unui cutremur, când pământul s-ar crăpa și deșeurile ar
ajunge în apă în cantități mari, efectul ar fi devastator.

Mircea Barbu

1.3.78 Un pas spre Grădiniţa Verde (2012-03-19 07:42)

Consiliul Local Reghin a semnat protocolul de colaborare cu Asociaţia Mărţişorul, în vederea
accesării Programului „Spaţii verzi” finanţat de MOL România în colaborare cu Fundaţia pentru
parteneriat. În consecinţă, consilierii au votat la ultima lor întâlnire alocarea sumei de 7.000
de lei, contribuţie financiară la Proiectul „Grădiniţa Verde”. Programul Spaţii verzi 2012 se
adresează ONG-urilor, care în parteneriat cu şcolile sau cu instituţiile publice din oraşe pot
solicita fonduri în vederea înfiinţării şi reabilitării parcurilor publice, terenurilor de joacă şi
parcurilor din şcoli pe baza principiilor mediu-protective în scopul utilizării lor comunitare.

Suma maximă alocată unui proiect din categoria de reabilitare sau creare a spaţiilor verzi

urbane este de 9.000 de lei, iar în cazul proiectelor de popularizare a ariilor protejate, de

20.000 de lei. Organizaţiile care doresc să aplice la proiect trebuie să contribuie cu minim 20

% din bugetul total al proiectului, contribuţie care poate fi şi în natură. ONG-urile selectate vor

fi anunţate până la sfârşitul lunii martie.

Aleșii au spus DA

Ideea unui asemenea proiect li s-a părut utilă şi interesantă celor 19 aleşi ai reghinenilor, motiv
pentru care nu au ezitat să voteze solicitarea Asociaţiei Mărţişorul şi să aprobe semnarea pro-
tocolului de colaborare. Conform acestuia, implementatorul proiectului este ONG-ul în cauză,
căruia îi revine rolul de a întocmi formularul de aplicaţie în vederea depunerii proiectului şi
de a fi responsabil cu implementarea activităţilor prevăzute în proiect. Consiliul local va pune
la dispoziţie terenul necesar implementării proiectului, va întocmi documentaţia necesară în
vederea iniţierii procedurilor de achiziţie publică şi bineînţeles, va asigura resursele umane şi
echipamentele necesare.

Amănunte legate de Grădiniţa Verde la Reghin încă nu au fost făcute publice şi este lesne
de înţeles dacă proiectul Asociaţiei Mărţişorul se va afla printre cele câştigătoare atunci cu
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siguranţă vom afla şi noi unde şi ce presupune acest proiect pentru reghineni.

Emeșe Ardelean

1.3.79 SMURD continuă la Iernut (2012-03-19 07:46)

Primarul Ioan Nicoară se confruntă şi în acest an cu rigorile unui buget care este mai mic
cu 900.000 de lei faţă de cel de anul trecut. „Este greu să supravieţuim cu bugetul pe care
îl avem”, a declarat Nicoară. Totuși oraşul trebuie să se descurce în condiţiile unui buget de
criză, pentru că trebuie să funcţioneze şi şcolile şi unităţile medicale, întreaga infrastructură a
unui oraş european cum este Iernut, susţinător exclusiv al serviciului SMURD.

Şeful SVSU Iernut, Augustin Grama a prezentat situaţia statistică privind numărul intervenţiilor

SMURD Iernut în anul 2011 cu un total de 823, repartizate după cum urmează: Iernut (446

intervenţii), Ogra (76), Sînpaul (82), Cuci (32), Iclănzel (67), Cucerdea (19) la care se adaugă

accidentele rutiere (41), alte intervenţii (46) şi Luduş (20). Totalul de 823 de intervenţii este

impresionant şi implică un efort material şi financiar de luat în seamă nu numai de organele

locale, dar şi de cele judeţene sau naţionale. În condiţiile unui buget local de austeritate

în anul trecut, era posibilă o întrerupere a activităţii SMURD Iernut prin sistarea salarizării

personalului . „Anul trecut am primit un sprijin financiar de la Consiliul Judeţean”, spune

Ioan Nicoară, dar adaugă că în 2012 acest lucru nu va fi posibil. Acest fapt, coroborat cu

diminuarea bugetului local cu 900.000 de lei, punea în pericol existenţa unui serviciu medical

atât de important pentru locuitorii din zonă.

Ideea salvatoare

În perpetuarea activităţii SMURD Iernut un rol important l-a avut primarul Ioan Nicoară, cel
care a insistat la Consiliul Judeţean, la preşedinta Lokodi şi la dr. Boeriu de la SMURD care
au găsit soluţia câştigătoare. Având în activitate o Asociaţie Intercomunitară în zonă, primarii
din Iernut, Ogra, Sînpaul, Cuci, Iclănzel şi Cucerdea au hotărât ca, în interesul oamenilor
pe care îi „păstoresc” să colaboreze, din punct de vedere financiar, evident, la activitatea
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viitoare a SMURD Iernut. După unele prevederi, bugetul Serviciului se ridică la 310.000 lei
pentru acest an. Contribuţia fiecărei Primării din cele şase va fi stabilită în funcţie de numărul
de locuitori, sumă care va fi achitată trimestrial. „Ceea ce este important este că SMURD
Iernut îşi continuă activitatea”, a declarat Ioan Nicoară. Într-adevăr, Primăria Iernut asigură
funcţionarea Serviciului în primul trimestru, apoi primăriile arondate vor contribui financiar la
asigurarea siguranţei medicale a oamenilor din zonă.

Istoria formaţiunii SMURD a început să fie scrisă în oraşul Iernut în anul 2001 şi de la acea dată
şi-a demonstrat utilitatea prin miile de cazuri de urgenţă rezolvate. În prezent, SMURD Iernut
are grijă de sănătatea şi siguranţa cetăţenilor din oraşul Iernut şi comunele Ogra, Sînpaul,
Cuci, Iclănzel şi Cucerdea, adică o populaţie de aproape 23.000 de locuitori.

Ioan A. Borgovan

1.3.80 Dezbinare și la Sighișoara (2012-03-19 07:53)

UDMR dorește o structură de învăţământ pur maghiară, începând de la grădiniţă,
până la clasa a XII-a…

Consilierii UDMR din Sighișoara doresc o structură de învăţământ pur maghiară, începând
de la grădiniţă, până la clasa a XII-a, iar din această cauză municipiul de pe Târnava Mare
nu ar încă aprobată în Consiliul Local o rețea școlară. Potrivit unui comunicat de presă al
Primăriei Sighişoara, reţeaua şcolară a municipiului nu a putut fi aprobată nici după a treia
şedinţă consecutivă a Consiliului Local, deşi potrivit Legii Educaţiei fără această decizie
Ministerul Educaţiei nu poate aviza favorabil includerea în hotărârea de guvern a structurii
reţelei şcolare propusă pentru anul 2012-2013. „Pentru anul şcolar 2012-2013 nu e posibil să
se îndeplinească această cerinţă privind o unitate de învăţământ cu o structură verticală, de
la grădiniţă până în clasa a 12-a inclusiv, cu predare exclusiv maghiară, pe criteriu etnic, la
Sighişoara. E vorba de locaţie, dotarea acesteia, asigurarea cu cadre didactice titulare. Etapa
de mobilitate a cadrelor didactice a început în 1 ianuarie, s-au făcut nişte paşi (...). Consiliul
local propune reţeaua şcolară, dacă se înfiinţează sau nu structuri noi. Ei n-au putut lua o
decizie, iar paşii necesari pentru a realiza acest lucru sunt mulţi - nu poţi muta profesorii,
elevii, nu poţi dezafecta o şcoală în cursul anului şcolar”, a declarat Dumitru Matei, şeful
Inspectoratului Şcolar Judeţean Mureş. Acesta a arătat că proiectul planului de şcolarizare
începe în decembrie-ianuarie şi că la Sighişoara toate termenele au fost depăşite şi că, potrivit
Legii Educaţiei, reţeaua şcolară trebuia să se discute după 1 septembrie 2011.

„Ce se discută acum, de o şcoală pur maghiară, nu e posibil. Din septembrie trebuia să înceapă
demersurile, să aibă HCL, locaţie, elevi, profesori. În Sighişoara sunt în jur de 400 de elevi
maghiari, în total, răspândiţi acum în mai multe unităţi şcolare. Structura şcolară se aprobă
prin Hotărâre de Guvern. Avem o adresă de la Primărie ca să se menţină structura actuală însă
mai recent a fost o discuţie cu 300 de persoane, inclusiv un inspector reprezentant al ISJ Mureş,
©2024 www.punctul.ro 377



BlogBook 1.3. MARCH

credeam că lucrurile au fost clarificate, însă apoi s-a insistat că reţeaua respectivă trebuie
modificată. Va rămâne în această situaţie reţeaua şcolară existentă, iar din septembrie se pot
demara procedurile legale, dacă administraţia locală doreşte acest lucru”, a arătat inspectorul
general prof. Dumitru Matei.

Istrate Manu

ionkono (2012-03-20 06:24:26)
Observ ca jocurile politice murdare continua si la noi dar s-a ajuns prea departe.Au ajuns copiii nostri
sa fie obiect de troc politic.„Oameni” care nu mai au pic de demnitate in ei,alearga dupa un scaun
de primar sau de consilier cu limba scoasa probabil ca altceva nu mai stiu sa faca.Au intrebat cumva
cetatenii municipiului despre acest lucru.V-am investit sa ne reprezentati interesele noastre, nu pe
ale voastre.Sau macar vedeti-va de afacerile voastre si atat.DACA VRETI SA AVETI O VIATA (POLITICA)
LINISTITA LASATI-NE COPIII IN PACE!!! JOCURILE PE SUB MASA AR TREBUI SA DISPARA SI VOI ODATA
CU ELE.Imi este RUSINE ca sunt reprezentat de astfel de„oameni”!!!Nu uitati ca dupa ce veti pleca de
pe scaunele„mult iubite”,odata si odata veti fi nevoiti sa priviti in ochi si alegatorii vostri.Ce veti face
atunci?

1.3.81 Locul I în UE la înmatriculările de autoturisme noi (2012-03-19 08:00)

Asociaţia Constructorilor Europeni de Automobile (ACEA) a anunțat săptămâna trecută
că România a avut în perioada ianuarie-februarie 2012 cel mai semnificativ avans al înma-
triculărilor de autoturisme noi din Uniunea Europeană, înregistrând o creştere de 54 %, la
9.063 unităţi, comparativ cu 5.886 în perioada similară din 2011.

La nivelul UE, în perioada ianuarie-februarie 2012 comparativ cu perioada similară din 2011,
înmatriculările de autoturisme noi au înregistrat un declin de 8,3 %, la 1.858.066 unităţi.
Printre statele care au înregistrat scăderi importante se află Portugalia (minus 47,9 %), Franţa
(minus 20,5 %) şi Italia (minus 17,8 %), în timp ce Spania şi Germania a înregistrat un declin
de doar 0,1 % şi, respectiv, 0,2 %. Cele mai mari creşteri ale înmatriculările de autoturisme
noi s-au înregistrat în România (54 %), Ungaria (31,8 %) şi Estonia (21,2 %).

În februarie, România a înregistrat al doilea cel mai semnificativ avans al înmatriculărilor de
autoturisme noi din Uniunea Europeană, cu o creştere de 27,4 %, la 4.126 unităţi, comparativ
cu 3.238 unităţi în perioada similară din 2011. Pe primul loc se află Estonia, cu un avans de
29,7 %. La nivelul UE, în februarie comparativ cu perioada similară din 2011, înmatriculările
de autoturisme noi au înregistrat un declin de 9,7 %, la 888.878 unităţi. Printre statele care au
înregistrat scăderi importante se află Portugalia (minus 48,4), Franţa (minus 20,2 %) şi Italia
(minus 18,9 %), în timp ce piaţa auto din Germania a rămas stabilă. Cele mai mari pieţe auto
din Europa sunt Germania, Franţa şi Italia.
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Cristian Teodorescu

1.3.82 Nova Vita, în continuare standarde la superlativ (2012-03-19 08:08)

Centrul Medical NOVA VITA din Tîrgu-Mureş aniversează doi ani de la debutul maternităţii,
precum şi naşterea a peste 1.000 de copii. Cu acest prilej, la sfârșitul săptămânii trecute, la
Restaurantul Pescăruş din Complexul Week-end, angajați Nova Vita și conducerea spitalului
alături de peste 100 de copii născuţi la Nova Vita şi părinţii lor au aniversat împlinirea vârstei
de un an.

Micuții, alături de copiii lor au primit cadouri tort și s-au bucurat de prezența unor personaje

interesante din copilăria lor: prințesa și clovnul. De asemenea, în cadrul evenimentului

s-a prezentat importanţa serviciilor profilactice și de tratament oferite de compartimentul

pediatrie.

Pașii spre calitate

Echipa care coordonează activitatea departamentului de maternitate a fost preocupată

de la începerea activităţii până în prezent de îmbunătățirea permanentă serviciile oferite.

Lansarea programului „Şcoala mamei”, activitatea de „gimnastica gravidelor”, serviciile de

dispensarizare a nou-născuţilor sunt acţiuni care se adaugă tuturor facilităţilor pe care mamele

le-au regăsit la Nova Vita în momentul în care s-au prezentat la consultaţiile medicale sau

fericitul moment al naşterii. Astfel, începând cu data de 7 februarie 2012, Centrul Medical

Nova Vita organizează pentru gravide „Şcoala mamei” un program de informare a gravidelor

de către medicii centrului Nova Vita asupra elementelor care ţin de evoluţia sarcinii, naştere

şi îngrijirea maternă. Înscrieri se pot face la tel.0265-260.460, 0365-882244 sau e-mail

receptie@nova-vita.ro , iar contravaloarea cursului (7 şedinţe) este de 200 de lei.

©2024 www.punctul.ro 379



BlogBook 1.3. MARCH

O maternitate la superlativ

Maternitatea Nova Vita este prima maternitate privată din judeţul Mureş şi este dotată cu
aparatură de ultimă generaţie în domeniu. Dar dincolo de importanţa ultimelor descoperiri
în domeniul echipamentelor medicale, siguranţa şi profesionalismul Maternităţii Nova Vita
sunt oferite de o echipă formată din 3 medici specialişti și 1 medic primar în obstetrica –
ginecologie, 3 medici specialiști în neonatologie și 1 medic pediatru, precum şi un număr
însemnat de colaboratori (medici, asistente) pregătiţi pentru a fi lângă tine la acest eveni-
ment special. Camera de consultaţii ginecologice a Maternităţii Nova Vita este dotată cu
aparat ecograf 2D, 3D şi 4D, astfel putând fi urmărită dezvoltarea fătului în toate etapele sale.

Drumul mamei către Sala de naştere trece prin salonul de internare, salonul de pretravaliu şi
cel de consultaţii preoperatorii. Maternitatea Nova Vita beneficiază de două săli de naştere,
o sală de naştere prin cezariană și un salon post-operator. La acestea se adaugă salonul
de resuscitare nou-născuţi, salonul pentru normo-ponderali și cabinetul de neonatologie. În
cadrul Maternităţii Nova Vita, tatăl copilului poate asista la naştere, dar dacă acesta alege să
nu participe la eveniment, poate aştepta în salonul special amenajat cu tv.

Perioada de recuperare a mamei este realizată în saloanele special amenajate cu un pat,
televizor, internet, telefon, baie proprie, masă de înfășat copil şi cu toate dotările necesare
unui nivel superior de confort. Ca noutate, Maternitatea Nova Vita oferă posibilitatea unui
însoţitor (soţ, părinte, rudă etc.) de a fi împreună cu proaspăta mămică în perioada de
recuperare post-natală în cadrul unui salon special amenajat cu două paturi. În pachetul
de servicii medicale oferit de Maternitatea Nova Vita în cazul naşterilor sunt cuprinse toate
lucrurile necesare unei proaspete mămici (cămăşi de schimb, materiale sanitare, prosoape,
produse pentru întreţinerea igienei, scutece pentru copil).

Centrul Medical NOVA VITA s-a impus în aceşti doi ani de funcţionare ca un reper medical
important pentru pacienţii din zonă, dar şi din întreaga ţară. „Prin profesionalismul corpului
medical şi ataşament faţă de pacienţi am câştigat statutul de centru medical de referinţă şi
performanţă. Suntem hotărâţi să deschidem noi orizonturi în domeniul serviciilor medicale
spre deplina satisfacţie şi încredere a pacienţilor şi colaboratorilor noştri”.

Naşterea unui copil este un eveniment unic şi emoţionant pentru orice familie. Centrul Medical
NOVA VITA a fost alături de cele peste 1000 familii fericite pentru naşterea unui prunc. Cei doi
ani de activitate ai maternităţii au reprezentat provocări, din care a ieşit o echipă învingătoare
şi devotată, o echipă de profesionişti cu adevărat preocupaţi să ofere nu doar un act medical
la cele mai înalte standarde, dar şi grija autentică pentru mame şi nou născuţi.

Cristina Vancea
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1.3.83 Normalitatea anormalităţii (2012-03-19 08:11)

Se spune că trăim într-o lume postmodernă. Ce înseamnă până la urmă acest postmod-
ernism? După cum îi spune şi numele, este o epocă de după o perioadă modernă. Deci o epocă
ciudată, care nu se defineşte prin sine, ci exclusiv prin raportarea la o perioadă anterioară,
cel puţin prin nume. În acelaşi timp, dacă ne referim la literatură, trebuie să recunoaştem că
95 % dintre români nu înţeleg nici măcar un vers din poeziile postmoderniste. Şi astfel începi
să te întrebi: oare eu, necultivatul sunt de vină că nu pricep? Sau, oare, lipsa de talent îi
duce pe aceşti oameni să scrie nişte încurcături de cuvinte pe care să nu le priceapă nimeni
şi astfel lumea să spună: trebuie să fie un talent veritabil dacă a reuşit să scormonească
aşa ceva? Întrebările acestea sunt, oricum, fără răspuns. Nu mai insist, în acest context, în
privinţa mâzgălelilor postmoderniste numite picturi, care poate sunt şi mai relevante pentru
lipsa de coeziune logică, mai ales când vezi că artistul şi-a mai pierdut prin tablou şi un şiret
sau o batistă folosită, impregnată, desigur, cu multă inspiraţie vâscoasă plină de subînţelesuri
coagulate sub formă de gomoloaţe intelectuale.

Din păcate, cam aşa e şi lumea de azi: postmodernistă, şi mă refer aici în primul rând la lumea
interioară a majorităţii tinerilor, dar nu numai a tinerilor. Când auzi o mamă de 45 de ani
vorbind cu lejeritate despre faptul că merge să-i cumpere prezervative băiatului său care e pe
clasa a zecea, de parcă i-ar cumpăra acadele sau creioane... chiar nu mai ştii ce să mai zici...

În plus, ca şi la postmodernişti, în lumea de azi realitatea vizibilă e doar o poartă spre o
realitate adevărată, adeseori mai mucegăită decât cea vizibilă. Nu mai are rost să comentăm
despre politicieni, unde incompetenţa e la ordinea zilei deşi declaraţiile lor sunt cât se poate
de machiate. Dar trebuie să ţinem cont că inclusiv hrana noastră o transformăm, din lejeritate,
în otravă pentru trup. Specialiştii afirmă că, chiar şi pâinea conţine până la 34 de aditivi
alimentari, adică E-uri, dintre care unele cancerigene şi că nu există vreun sortiment de pâine
care să nu conţină E-uri. Într-o situaţie asemănătoare se situează şi produsele din carne din
comerţ, atâta timp cât animalele sunt crescute cu tot felul de îngrăşăminte care le fac să
crească ca erou din poveste…

Concluzia: trăim într-o lume atât de anormală încât pare normală şi că altă opţiune nu avem.
Dar opţiuni sunt destule, trebuie doar să avem curajul şi să depunem efortul pentru a păşi în
normalitatea din spatele cortinei de poluare morală.

Titi Dălălău

1.3.84 Batal eco și apă în comune (2012-03-19 08:14)

170 de milioane de lei se pregătesc să intre în județ
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La sfârșitul săptămânii trecute a fost semnat de către ministrul Mediului și Pădurilor, Borbély

László, contractul de finanțare a proiectului „Reabilitarea sitului poluat istoric - Iaz Batal 30 ha

– Tîrgu-Mureş” în valoare de peste 30 de milioane de euro prin Programul Operaţional Sectorial

Mediu şi alte nouă contracte în valoare de peste 43,9 milioane de lei pentru proiecte de

alimentare cu apă şi canalizare finanţate prin Administraţia Fondului pentru Mediu. Proiectul

vizează reabilitarea sitului contaminat care a aparţinut Azomureş şi care a fost donat Primăriei

Tîrgu-Mureş pentru transformarea acestuia în spaţiu verde deschis publicului. „Am semnat în

total zece contracte. Un contract de peste 30 de milioane de euro investiţie, din care 98 %

din bani europeni şi bugetul de stat, e vorba de batalul de la combinatul Azomureş la care,

în urma solicitării primăriei, am reuşit să finalizăm proiectul. Primăria preia în administrare

aproape 30 de hectare de teren şi se reecologizează din aceşti bani de la UE şi bugetul de stat.

Numai în 2010 şi 2011 am reuşit să alocăm judeţului Mureş, vorbesc de Ministerul Mediului şi

Pădurilor, circa 290 de milioane de euro, bani care sunt în mare parte de la UE, circa 223 de

milioane de euro, iar restul, circa 40 de milioane de euro au venit de la Fondul de mediu, care

nu sunt de la buget, ci din taxe de mediu”, a Borbély László.

Alte milioane de euro…

„Celelalte nouă contracte au fost semnate cu primăriile din judeţ care au reuşit să fie eligibile
în programul de reabilitare a sistemelor de alimentare cu apă. În total au fost 13 proiecte
câştigătoare în judeţul Mureş. E vorba de circa 43 de milioane de lei, 59 de milioane pentru
cele 13 proiecte, adică în aceste localităţi se va rezolva problema sistemelor de alimentare
cu apă. Este un program important care la nivel de ţară însumează circa 1,4 miliarde de lei,
care va fi în perioada următoare pentru 254 de autorităţi locale şi va însemna o îmbunătăţire
a resurselor de apă către cetăţeni, a furnizării acestui serviciu”, a adăugat Borbély. Astfel, în
urma semnării contractelor de finanţare în valoare totală de 43.943.548,69 de lei, 9 localităţi
din judeţul Mureş vor beneficia de finanţare de la Administraţia Fondului pentru Mediu pentru
realizarea de sisteme de alimentare cu apă, canalizare şi staţii de epurare: Găneşti, Glodeni,
Sânpaul, Vărgata, Gheorghe Doja, Suplac, Beica de Jos, Gorneşti, Fântânele.

Cristina Vancea
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1.3.85 Pleacă Lăcătuș, vine Sabău! (2012-03-19 08:18)

„Sunt convins că Sabău este cea mai bună soluţie pentru FCM Tîrgu-Mureş”

Remiza înregistrată de FCM cu Dacia Mioveni a tulburat apele, iar la sfârșitul săptămânii
trecute, duminică dimineața, antrenorul Marius Lăcătuş şi conducerea clubului din Tîrgu-Mureş
au reziliat, de comun acord, contractul. Meciul disputat între cele două echipe aflate în zona
periculoasă a clasamentului a arătat că FCM Tîrgu-Mureș și CS Mioveni își merită soarta.
Conducerea clubului se gândeşte să-l readucă la echipă pe Ioan Ovidiu Sabău, cel care a mai
condus echipa în sezonul 2010-2011 şi a fost pe banca echipei şi la începutul actualului sezon.
De atunci, pe la echipă au mai trecut: Tibor Selymeş şi Maurizio Trombetta. Sabău şi-a dat
demisia după meciul pierdut în tur, cu Gaz Metan Mediaş, scor 1-2, din etapa a 8-a. Cu el pe
bancă, FCM a adunat doar 6 puncte. Selymeş a preluat echipa în septembrie 2011, după ce
fusese demis de la Astra. A rezistat pe banca lui FCM doar până în noiembrie, când la echipă
a fost adus italianul Maurizio Trombetta. Nici acesta nu a avut viaţă lungă la cârma echipei,
fiind demis pe 20 ianuarie 2012. FCM Tîrgu-Mureş se află pe locul 16, cu 28 puncte, cu doar
unul mai mult decât penultima clasată, Concordia Chiajna, care a învins vineri pe Rapid, scor
1-0. FCM întâlneşte în această săptămână, joi, pe teren propriu, în etapa a 22-a, pe Steaua,
de la 21:30, pe Digi Sport şi liveTEXT gsp.ro.

Vicepreşedintele Consiliului de Administraţie al FCM Tîrgu-Mureş, viceprimarul municipiului
Tîrgu-Mureş, domnul Claudiu Maior îi mulţumeşte în mod deosebit tehnicianului Ioan Ovidiu
Sabău că a acceptat să revină la Tîrgu-Mureş, într-o situaţie deosebit de dificilă pentru echipă:
„Îi mulţumesc lui Neluţu Sabău că a gândit cu sufletul şi cu inima. Sunt convins că este cea
mai bună soluţie pentru FCM Tîrgu-Mureş. Sper ca în acest moment foarte greu pentru noi,
întreaga suflare fotbalistică din oraşul şi judeţul nostru să fie alături de echipă”.

Azi, luni 19 martie, de la ora 12.00, este organizată o conferinţă de presă, în care va fi
prezentat noul staff tehnic. Conferinţa de presă va avea loc la Stadionul „Trans-Sil”.

Cristina Vancea

1.3.86 Cu sabia lui Damocles deasupra UMF (2012-03-19 08:22)

Una dintre ameninţările adresate conducerii Universităţii de Medicină şi Farmacie este

cea privind tăierea finanţării, deoarece instituţia nu ar avea nicio cartă valabilă nici o nouă

conducere validată. Totuşi, tăierea finanţării ar afecta atât maghiarii, cât şi românii.
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Amenințarea

Săptămâna trecută, conducerea Universităţii de Medicină şi Farmacie a primit o scrisoare de
la Ministerul Educaţiei prin era anunţată că se vor lua măsuri drastice dacă nu respectă Legea
Educaţiei. Una dintre ele se referea la suspendarea finanţării, şi anume că banii pentru salariile
cadrelor didactice nu vor mai fi viraţi. Ceea ce însă nu i-a demobilizat pe reprezentanţii UMF
care au susţinut pentru a „n” oară că nu sunt de acord cu linia de predare în limba maghiară
decât dacă aceasta este înfiinţată potrivit criteriilor ARACIS. „Orice formă de învăţământ
nou-înfiinţată într-o universitate trebuie să aibă evaluare ARACIS şi acceptul de a funcţiona
pentru că articolul 361 din legea învăţământului spune clar că într-o universitate acreditată
dacă iau fiinţă alte structuri care nu sunt evaluate ARACIS, universitatea respectivă intră în
desfiinţare, iar factorii responsabili sunt învinuiţi penal. Ideea noastră a fost şi rămâne: întâi
să avem cadre didactice suficiente, să se scoată la concurs şi atunci când există posibilitatea
înfiinţării liniei maghiare să o facem fără ca să piardă nimeni, deci cu respectarea în totalitate
a legii”, a afirmat din nou rectorul UMF, prof. univ. dr. Constantin Copotoiu.

În cadrul facultăţii nou-propuse, prodecanul UMF, prof. univ. dr Szabó Béla, a declarat că

terminologia de specialitate ar urma să fie studiată în paralel în limbile română și maghiară

de către studenții maghiari, pentru ca ei să poată profesa în România. Acesta a mai susținut

că profesorii maghiari sunt de acord inclusiv cu o acreditare provizorie, care presupune ca

timp de 5 ani examenul de licență al absolvenților UMF Tîrgu-Mureș să fie susținut la o altă

facultate. „Orice structură-nou înființată totdeauna primește un interval la care să se dezvolte

pentru a corespunde cerințelor. Noi suntem de acord și cu acreditare provizorie, dacă e să

o luam așa, aceasta înseamnă că timp de cinci ani trebuie să mergem la altă universitate

acreditată numai pentru examenul de licență”, a spus Szabó Béla.

Studenţii, pro şi contra

Liderul Ligii Studenţilor români din UMF, Dan Zolog susţine că prin hotărârea de Guvern pro-
movată s-ar încălca atât autonomia universitară cât și o parte din prevederile Legii Educației
și normele ARACIS privind calitatea învățământului. „În momentul de față am văzut și noi
hotărârea de Guvern și nu ni se pare normală. În opinia noastră, nu este o soluție viabilă
deoarece se trece peste autonomia universitară și se încearcă într-un fel o scindare etnică, iar
asta nu este bine. Noi credem că nu e nevoie de o hotărâre de Guvern pentru că se putea
rezolva strict la nivel de universitate, prin Senatul universității. Acolo sunt oameni competenți
care pot rezolva această problemă, trebuie doar să se ajungă la o înțelegere”, a spus acesta.

384 ©2024 www.punctul.ro



1.3. MARCH BlogBook

Reprezentanţii studenţilor maghiari susţin că rezolvarea situaţiei este în curtea Guvernului.

„Noi vedem soluționarea problemei actuale prin hotărârea Guvernului. Credem că doar astfel

se poate crea linia maghiară. Până acum am încercat și soluții prin care să nu fie nevoie de o

hotărâre de Guvern, dar fiindcă nu s-a putut soluționa astfel, nu am reușit să ne înțelegem cu

conducerea Universității, a fost nevoie de o hotărâre de Guvern. Noi credem că nu încalcă nici

autonomia universitară, nici legile în vigoare”, a precizat Bauer Orsolya, purtătorul de cuvânt

al Asociației Studenților Maghiari.

Ce spune specialistul în drept?

Avocatul Lucian Chiriac face referire în primul rând la Constituție, care la articolul 32 spune

că „Autonomia universitară este garantată”. Apoi, în Legea 1/2011 a Învățământului se

precizează că libertatea academică este garantată prin lege. La articolul 123 se menționează

următoarele: „Instituțiile de învățământ superior se organizează și funcționează independent

de orice ingerințe ideologice, politice sau religioase. Autonomia universitară dă dreptul

comunității universitare să-și stabilească misiunea proprie, strategia instituțională, structura,

activitățile, organizarea și funcționarea proprie, gestionarea resurselor materiale și umane, cu

respectarea strictă a legislației în vigoare. Aspectele fundamentale ale autonomiei universitare

se exprimă în Carta universitară, aprobată de senatul universitar, în concordanță strictă cu

legislația în vigoare”. În atare condiții, spune avocatul Chiriac, Guvernul și-a depășit puțin

cadrul legal, deși ar avea totuși o portiță pe care nu a utilizat-o însă. Acea prevedere legală

apare în aceeași lege, la articolul 132, unde la aliniatul 3 se precizează: „Într-o instituție de

învățământ superior de stat, Guvernul, cu consultarea senatului universitar, poate să înființeze

și să finanțeze un program de studii sau o facultate cu acele programe de studii care răspund

unor cerințe stringente de instruire și formare profesională în domenii de interes național.

Programele de studii astfel propuse se supun reglementărilor legale în vigoare referitoare la

asigurarea calității în învățământul superior”. Mai apoi, același articol la aliniatul 5 o spune

și mai clar: „În situații temeinic justificate, Guvernul, la propunerea Ministerului Educației,

Cercetării, Tineretului și Sportului, poate înființa facultăți, în cadrul universităților de stat, cu
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consultarea senatului universitar”. Sunt totuși și legat de aceste prevederi cel puțin două

probleme. Prima ar fi neconsultarea Senatului UMF (deși avizul putea fi negativ, însă nici

acesta nu există). Apoi, a doua problemă legată de respectarea calității în învățământ, adică

normele ARACIS, singura instituție din România care are abilitatea de a da avize și acreditări

universităților. Iar aici, noua facultate, dacă va fi înființată va avea mari probleme la acreditare.

În plus, solicitarea acreditării, potrivit legii, se poate face doar după doi ani de la absolvirea

primei promoții. Pentru o facultate de medicină de șase ani, asta e este o chestiune de durată.

În concluzie, avocatul Chiriac este de părere că o Hotărâre de Guvern care ar fi adoptată în

actuala formă propusă de Guvern este total lipsită de fundament legal.

Educaţia în limba minorităţilor

În iunie 1998, UDMR cerea înfiinţarea unei universităţi maghiare de stat la Cluj-Napoca,
denumită Petofi-Schiller. Ministrul Educaţiei de atunci, Andrei Marga, a refuzat aprobarea
proiectului şi a propus fie păstrarea profilului multicultural al universităţilor de acest gen
din ţară, fie înfiinţarea unei universităţi noi, situate la graniţă. Până la urmă proiectul a fost
abandonat. Mai mult succes a avut UDMR însă cu transformarea Liceului Teoretic Bolyai Farkas
în liceu cu predare exclusivă în limba maghiară. În 2005, liceul a devenit şcoală cu predare
exclusiv în limba maghiară, ca urmare a protocolului politic dintre UDMR şi PSD din anul 2002.

Ligia Voro, Cătălin Hegheş, Vasile Dancea

1.3.87 UMF, nebunul sacrificat electoral (2012-03-19 08:29)

De luni bune, lumea politică mureşeană şi cea naţională e în fierbere pe marginea înfiinţării

sau nu a unei linii de predare în limba maghiară la Universitatea de Medicină şi Farmacie.

Acum când doar câteva zile ne mai despart de o decizie, cazanul politic pare să dea în clocot...
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PD-L nu e pentru scindare

Primarul Dorin Florea este de părere că UMF Tîrgu-Mureş trebuie să fie un subiect de discuție
pentru cadrele didactice, implicarea politicului, inclusiv a autorităților de la București, fiind o
mare greşeală. Voalat, acesta susţine menţinerea actualei structuri, declarând: „Universitatea
noastră este puternică, dacă rămânem împreună. Dacă ne-am diviza, automat ne înghit
celelalte universități. Suntem într-o lume concurențială! Asta trebuie să înțeleagă universitarii,
restul este isterie, este circărie politică”.Primarul Dorin Florea crede ca UMF Tîrgu-Mureș a
devenit și un subiect electoral pentru UDMR. „Din păcate, noi trebuie să demonstrăm că
altceva fac politicienii maghiari pentru Tîrgu-Mureș: autostrăzi, centuri ocolitoare, alte lucruri”,
a explicat acesta.

De aceeași opinie este și deputatul Doru Oprișcan, acesta sperând că proiectul de hotărâre
privind înfiinţarea facultăţii în limba maghiară în cadrul UMF să nu se materializeze, fiind
decis în caz contrar să demisioneze din Parlament. „Unii au început mai devreme campania
electorală. Eu sper că acest proiect de hotărâre de Guvern să nu se finalizeze, până la urmă
raţiunea să fie cea care va învinge. Cei de acolo să se aşeze la masă şi să ia cea mai înţeleaptă
hotărâre pentru binele studenţilor şi al cadrelor universitare din UMF”, a spus deputatul
democrat-liberal.

De asemenea, vicepreședintele PD-L Mureș, deputatul Doru Oprișcan, consideră că soluția

cea mai bună pentru UMF este ca politicul să nu se implice, iar rezolvarea să vină din partea

universitarilor. „Nu sunt specialist în medicină şi nici în drept, dar cred că Universitatea de

Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş trebuie lăsată departe de sfera politicului. Singurul for

îndreptăţit să ia decizii privind organizarea administrativă a UMF este Senatul universităţii.

Politicienii trebuie doar să corecteze eventual cadrul legislativ. Atât”, crede acesta.

UDMR o dă pe lege

Vicepreşedintele politic al UDMR, Borbély László, a declarat că, în cadrul coaliţiei de
guvernare, s-a convenit că problema legată de UMF Tîrgu-Mureş trebuie rezolvată printr-o
Hotărâre de Guvern. „În legătură cu UMF Tîrgu-Mureş toată lumea e de acord, în coaliţie,
că reprezentanţii Universităţii sunt în ilegalitate în momentul de faţă, întrucât nu aplică
legea care prevede foarte clar ca, la universităţile multiculturale, să fie înfiinţate aceste linii.
Babeş-Bolyai şi Universitatea de Arte din Tîrgu-Mureş s-au conformat. Deci legea obligă acest
lucru, nu este la latitudinea Senatului universităţii să decidă”, crede Borbély.

Vicepreşedintele UDMR Borbély László a declarat că înfiinţarea unei linii maghiare la Univer-
sitatea de Medicină şi Farmacie Tîrgu-Mureş nu ar însemna o „segregare”, fiind vorba doar
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de o problemă administrativă. „Nu e o separare, nu e o segregare. În momentul de faţă
la Tîrgu-Mureş există învăţământ în limba maghiară, aproape jumătate din studenţi şi acum
învaţă în limba maghiară. E vorba de o problemă administrativă, ca să aibă posibilitatea linia
de predare în limba maghiară să aibă decani, prodecani şi să se gospodărească în funcţie de
necesităţile învăţământului în limba maghiară”, a afirmat Borbély László.

La rândul său, președintele UDMR Mureș, Kelemen Atilla, a spus că separarea UMF trebuie

realizată deoarece așa prevede legea. „Cerem această treabă ca să se respecte legea. Atâta

cerem. Şi această lege trebuie respectată şi dacă dai alte conotaţii la o problemă de acest gen

este complet greşit. Să respectăm legea, să funcţioneze, dacă nu sunt studenţi suficienţi şi

aşa dă faliment o linie, dacă sunt studenţi pentru această linie atunci hai să înveţe în această

limbă”, spune liderul UDMR Mureş.

PNL reclamă încălcarea autonomiei universitare

[1] Deputatul Ciprian Dobre, liderul liberalilor mureşeni, susţine că proiectul de hotărâre
de Guvern nu este legal. „Articolul 132 al. 2 din Legea nr. 1 din 2011 vorbeşte despre
posibilitatea înfiinţării unei facultăţi de către Minister sau la iniţiativa Ministerului într-un
domeniu de interes naţional. Ori eu nu cred că a crea o nouă facultate cu aceleaşi profile care
există astăzi, Farmacie, Medicină Dentară, Medicină Generală, cu o singură modificare – limba
în care se predă – este domeniu de interes naţional”, explică parlamentarul.

Dobre crede că problema nu este neapărat proiectul de Hotărâre de Guvern, ci însăşi Legea
Educaţiei deoarece încalcă legea în ceea ce priveşte criteriile de înfiinţare a unei facultăţi. „Nu
poţi înfiinţa o facultate fără cadre universitare. Pentru a înfiinţa o facultate ai nevoie de cadre,
iar în cazul acesta nu avem cadre. Iar ARACIS-ul nu va fi niciodată de acord cu înfiinţarea
acestei facultăţi pentru că nu au profesori, nu au conferenţiari, nu au lectori, nu au asistenţi
pentru a asigura un standard corespunzător învăţământului superior. Acolo se va întâmpla
altceva decât o facultate de medicină, adică vor ieşi absolvenţi prost pregătiţi sau neconform
pregătiţi”, consideră Dobre.

Liderul liberalilor crede, de asemenea, că „pentru UDMR, acest proiect este sută la sută
electoral, din punctul meu de vedere. Este foarte clar o concurenţă în ceea ce priveşte votul
din luna iunie şi evident UDMR vrea să vină în faţa electoratului de limbă maghiară cu această
tuşă, uşor radicală, separatistă, în faţa electoratului”.

La fel, preşedintele PNL Tîrgu-Mureş, Ionela Ciotlăuş crede că universitatea este utilizată ca
monedă de schimb între PD-L şi UDMR. „E pur și simplu un troc politic, încheiat între două
partide ale coaliţiei de guvernare. Dacă îmi permiteţi un limbaj mai puţin convenţional, aş
spune că PD-L vinde, iar UDMR cumpără. PD-L a cedat UMF Tîrgu-Mureş, în faţa ameninţărilor
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UDMR de a ieşi de la guvernare, deoarece PD-L se agaţă cu disperare de Putere. În opinia
mea, asistăm la sabotarea sistematică a unora dintre cele mai nobile şi preţioase valori ale
vieţii noastre: Sănătatea şi Învăţământul. Personal, consider că aceste două valori trebuie să
rămână în mâinile lumii academice şi nu în mâinile politicienilor. Soluţia este, prin urmare, cât
se poate de simplă: politicienii să nu se mai amestece în treburile interne ale Universităţii”,
subliniază Ciotlăuş.

Liderul liberalilor tîrgumureşeni consideră de asemenea că: În temeiul Directivei 36 a CE,

ARACIS a emis o prevedere fără echivoc, care atestă că învăţământul practic care implică

direct contactul cu bolnavul trebuie să se facă în limba română, deoarece limba română este

limba oficială a statului român. Prin urmare, Guvernul României este cel care încalcă grav atât

principiile comunitare, cât şi legislaţia în vigoare”.

PSD a găsit vinovaţii

[2] PSD vede ca rezolvare a conflictului de la Universitatea de Medicină şi Farmacie,
permiţându-i Senatului universitar să decidă în problemele sale interne. „Există o singură
direcție pentru soluționarea discuțiilor de la UMF, aceea trasată de către legea în vigoare.
Statutul dat de către Constituția României Senatului UMF îi permite acestuia ca singur for
îndreptățit să ia o decizie cu privire la crearea de linii sau facultăți în orice limbă ar fi acestea.
Intervenția din afară în orice fel ar fi ea, inclusiv din partea Guvernului României, este una
ilegală. Pe legislația în vigoare în acest moment, pornind de la articolul 32, aliniatul 6 din
Constituția României, pe prevederile Legii Învățământului, orice act administrativ de autori-
tate, inclusiv hotărârea Guvernului sau o ordonanță de urgență, este ilegală”, susţine Cornel
Brişcaru, secretarul executiv al PSD Mureș.

Acesta îşi argumentează poziţia prin faptul că autonomia universitară este consacrată și
garantată de Constituție, legea este cea care consfințește acest lucru. Înființarea de astfel
de linii sau facultăți, în condițiile actualei legi, privind din perspectiva legii fundamentale a
țării, actul cu puterea normativă cea mai mare din România, respectiv Constituția, ar fi ilegală
emiterea unui astfel de act administrativ de autoritate. În consecinţă, Brişcaru a conchis că
„întreaga dezbatere este una politică, generată de PD-L și UDMR. Ea are în județul Mureș trei
vinovați. Luați în ordine, din partea celor care au făcut oferta, respectiv UDMR, domnii Markó
Béla și Borbély László, iar de pe partea celor care au acceptat oferta prin decizie politică
asumată în Biroul Permanent Național, doctorul Dorin Florea”.

Ligia Voro, Vasile Dancea, Cătălin Hegheş

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/ciprian_dobre.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/briscaru.jpg
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comentator (2012-03-19 18:53:16)
Daca ar pune conditia sa aiba unele cursuri in limba romana ,la facultatea maghiara , ar mai accepta
? ca doar suntem in Romania ., sau sa sutina licenta in limba romana , sau sa nu poata fi reparizati
decat in Harghita si Covasna . Asa au facut si cu liceul Bolyai ,limba romana care e obligatorie la bac
au cerut sa o faca cu un cadru didactic de nationalitate maghiara

1.3.88 Patimile Cartei UMF (2012-03-19 08:34)

Dintr-un armăsar facem doi măgari. Este poate cea mai sinceră explicaţie despre situaţia

de la Universitatea de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş. Îi aparţine preşedintelui Agenţiei

Române de Asigurare a Calităţii în Învăţământul Superior (ARACIS), Ioan Curtu. Cum au

evoluat lucrurile până la lansarea în dezbatere publică a proiectului de modificare a Hotărârii

de Guvern nr. 966 prin care este înfiinţată o facultate în limba maghiară la UMF, vă arătăm în

cele ce urmează.

A-nceput în iunie

Prin iunie anul trecut au început să se tulbure apele la Universitatea de Medicină şi Farmacie

(UMF) din Tîrgu-Mureş, atunci când profesorii de etnie maghiară au solicitat Senatului UMF

ca în noua cartă ce urma să fie aprobată să fie stabilită desfăşurarea lucrărilor practice şi a

stagiilor în limba maghiară şi nu doar a cursurilor, ca până atunci. Conducerea universităţii,

reprezentată atunci ca şi acum de către rectorul prof. univ. dr. Constantin Copotoiu, nu a

agreat această separare pe criterii etnicie, susţinând atunci, la fel ca şi acum, că o asemenea

măsură nu ar putea fi pusă în practică din cauza lipsei cadrelor didactice care să predea în

limba maghiară. Mai exact, potrivit standardelor Agenţiei Române de Asigurare a Calităţii

în Învăţământul Superior (ARACIS) la 5 studenţi – un cadru didactic, altfel spus la 1.700 de

studenţi maghiari – peste 300 de profesori, generic vorbind. În realitate, la UMF, numărul

cadrelor didactice maghiare este de doar 170, ceea ce, altfel spus, ar însemna ca doar 800

de studenţi ar putea fi înmatriculaţi la facultatea cu predare în limba maghiară. Senatul
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s-a întrunit, dar profesorii maghiari separatişti nu au reuşit să îşi impună solicitările în carta

universitară. Carta adoptată în 29 iulie a fost respinsă de către ministrul Educaţiei de la acea

vreme, Daniel Funeriu, pentru erori minore.

A doua cartă

În septembrie a fost elaborată a doua cartă care a fost trimisă Ministerului de resort. Nici
de această dată nu au fost prevăzute departamente separate la Universitatea de Medicină
şi Farmacie din Tîrgu-Mureş. Cu toate că UDMR, prin vocea vicepremierului Markó Béla,
solicita această restructurare pe criterii etnice. În aceeaşi perioadă, Asociaţia Maghiară pentru
Pregătirea Medicală şi Farmaceutică din România a înaintat o plângere prealabilă rectorului
UMF, solicitând modificarea cartei universitare.

În octombrie, șefii departamentelor de Sănătate din cadrul filialei mureşene a Uniunii Social-

Liberale le-au cerut oamenilor politici mureşeni din partidele aflate la putere să nu se implice

în situaţia de la Universitatea de Medicină şi Farmacie Tîrgu-Mureş. Aceştia au mai susţinut şi

menţinerea actualei structuri de organizare a UMF, arătând că înfiinţarea unei linii de predare

în limba maghiară ar însemna ca studenţii maghiari să nu mai poată trata pacienţi români, iar

actul educaţional să fie periclitat din cauza numărului insuficient de profesori. Nu doar lideri

ai UDMR şi ai opoziţiei au început să se preocupe de problema UMF, ci şi persoane, teoretic,

străine de învăţământul românesc. Astfel, în octombrie, ambasadorul Ungariei la Bucureşti,

Füzes Oszkár, a efectuat o vizită la Universitatea de Medicină şi Farmacie Tîrgu-Mureş pentru

a discuta cu rectorul Constantin Copotoiu despre înfiinţarea secţiei maghiare. Copotoiu a

reafirmat că reprezentanţii universităţii nu se opun înfiinţării liniei maghiare, dar că Legea

Educaţiei trebuie respectată.

Primul proces

În noiembrie, Asociaţia Maghiară pentru Pregătire Medicală şi Farmaceutică din România,
reprezentată legal de avocatul Kincses Elod, şi-a continuat demersul şi a acţionat conducerea
universităţii în judecată deoarece nu a schimbat carta în sensul includerii unor prevederi
privind derularea cursurilor, stagiilor clinice, seminariilor şi lucrărilor practice în limbile
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română, maghiară şi engleză.

Conducerea UMF şi-a găsit însă apărător în persoana deputatului liberal Ciprian Dobre, care
a condamnat acţiunea în justiţie înaintată de Asociaţia Maghiară pentru Pregătire Medicală şi
Farmaceutică din România. Acesta susţinea că UMF, prin profesorii şi studenţii săi, ar trebui să
se concentreze pe îmbunătăţirea procesului educaţional, pe menţinerea renumelui universitar
şi nu să se preocupe de separarea pe criterii etnice.

În decembrie, vocea Ligii Studenţilor români a început să se facă din ce în ce mai bine

simţită. Studenţii au răbufnit după ce Ministerul Educaţiei a respins pentru a treia oară carta

UMF. Aceştia se declarau împotriva separării în două linii de predare, argumentând cu lipsa

cadrelor, cu dotările insuficiente şi altele. Studenţii au protestat de atunci în repetate rânduri,

arătând că nu vor separare pe criterii etnice, că vor respectarea autonomiei universitare şi ca

politicienii să nu se mai amestece în treburile interne ale instituţiei de învăţământ superior.

UMF a trecut în noul an fără cartă aprobată, iar Funeriu a respins-o în ianuarie 2012 a patra

oară, după ce a trimis şi o scrisoare ultimativă prin care a solicitat includerea în cartă a

prevederii privind înfiinţarea liniei cu predare maghiară. Fapt neacceptat şi considerat oricum

tardiv de către conducerea UMF care susţine în momentul de faţă că are o cartă aprobată,

motiv pentru care a şi acţionat Ministerul Educaţiei în judecată.

UMF, un troc politic

În februarie, o dată cu nevoia PD-L de a avea votul UDMR pentru învestirea noului Guvern
condus de către fostul director SIE, Răzvan Mihai Ungureanu, liderii democrat-liberalilor au
acceptat condiţiile uniunii. Kelemen Hunor, preşedintele unional, a condiţionat susţinerea cab-
inetului Ungureanu de înfiinţarea liniei cu predare în limba maghiară la UMF şi de continuarea
lucrărilor la Autostrada Transilvania.

Conducerea UMF a replicat susţinând că universitatea nu este un instrument de şantaj politic.
Ba mai mult, a continuat procedura de alegere a noului rector, desemnat în 22 februarie ca
fiind decanul Facultăţii de Medicină Generală, prof. univ dr. Leonard Azamfirei.

Însă, democrat-liberalilor li s-a tot reamintit ce au promis. Astfel, noul ministru al Educaţiei,
Cătălin Baba, a descălecat de două ori la UMF pentru a se consulta cu profesorii şi studenţii,
români şi maghiari. Consultări în urma cărora singura declaraţie emisă de Baba a fost că
Senatul UMF nu respectă Legea Educaţiei, motiv pentru care Guvernul este nevoit să intervină,
Modalitatea găsită de a interveni este un proiect de Hotărâre de Guvern prin care este
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modificată HG 966 din 2011, mai precis o anexă, şi adaugată o nouă facultate la UMF cu
predare în limba maghiară şi engleză.

Noul proiect de hotărâre privind înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în limbile

maghiară şi engleză în cadrul UMF a fost postat pe site-ul Ministerului Educaţiei, www.edu.ro

şi se află în dezbatere publică timp de zece zile până în 22 martie. Potrivit proiectului, la noua

facultate vor putea învăţa circa 420 de studenţi maghiari, la specializările medicină, farmacie,

stomatologie, astistenţă medicală şi moaşe.

Aproape 70 de ani de existenţă

Învăţământul medical tîrgumureşean a început în 1945, în cadrul Facultăţii de Medicină a
Universităţii Bolyai din Cluj. După înfiinţarea acestei Universităţi, prin Decretul nr. 407/1945,
Facultăţile de Filologie-Filozofie, Drept-Economie şi Ştiinţele naturii şi-au început activitatea la
Cluj, iar Facultatea de Medicină a fost strămutată la Tîrgu-Mureş, unde a funcţionat între 1945-
1948. Apoi, în 1948, după Reforma Învăţământului, s-a înfiinţat Institutul Medico-Farmaceutic,
un Institut de sine stătător, cu următoarele Facultăţi: Medicină Generală, Pediatrie, Igienă,
Stomatologie şi Farmacie. Universitatea de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş funcţionează
ca instituţie publică cu personalitate juridică, fiind singura universitate pe domeniul Sănătăţii
cu predare şi în limba maghiară, alături de limba română şi mai nou cea engleză. Numărul
studenţilor maghiari şi români este aproximativ egal - de aproape 1.800, în timp ce la engleză
învaţă circa 240 de persoane. În schimb, numărul profesorilor români este de 416, iar al celor
maghiari - 124. Conform clasificării din 2011, Universitatea de Medicină şi Farmacie nu se
situează în topul instituţiilor de învăţământ superior româneşti, dar programele oferite sunt,
totuşi, destul de bune (incluse în categoriile B şi C: Categoria B – Medicină, Farmacie; Categoria
C - Medicina Dentară. În prezent, UMF asigură învăţământ în limbile română, maghiară şi
engleză. (Vasile Dancea)

Ligia Voro

Damian (2012-03-19 21:41:17)
Curtu nu a folosit termenul armasar ci doar cal. De fapt asa cum reiese din ultimul paragraf este vorba
despre un calut mic mic de tot...
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1.3.89 Știri de la Poliție (2012-03-19 11:48)

Trei suspecţi – 12 fapte de furt calificat

În ziua de 16.03.2012, urmare a activităţilor de cercetare penală desfăşurată de către lucră-

torii Secţiei de Poliţie Rurală Gorneşti cu sprijinul lucrătorilor Serviciului de Intervenţie Rapidă

Mureş, sub coordonare procurorului de caz, au fost efectuate un număr de trei percheziţii

domiciliare în comuna Ernei, judeţul Mureş, fiind totodată identificaţi 3 suspecţi în cazul mai

multor furturi din case de vacanţă situate pe raza localităţii Sângeorgiu de Mureş. Furturile au

fost semnalate în 12 şi 15 martie a.c., dintr-un număr de 6 case de vacanţă situate în comuna

Sângeorgiu de Mureş fiind sustrase mai multe bunuri în valoare totală de aproximativ 6.000 lei.

Suspecţii, trei la număr – M.A. de 24 ani, Z.N. de 17 ani şi L.S. de 18 ani, toţi din comuna Ernei,

judeţul Mureş – în locuinţele percheziţionate fiind identificate şi ridicate mai multe bunuri care

fac obiectul faptelor comise de către cei 3 suspecţi, acestea fiind restituite proprietarilor. În

urma audierilor, s-a probat în sarcina celor 3 indivizi un număr de 12 fapte de furt calificat

înregistrate iniţial cu autor necunoscut, fapte săvârşite pe raza localităţilor Tofalău, Ilioara,

Săcăreni şi Icland, judeţul Mureş. Împotriva acestora a fost luată măsura reţinerii preventive

pentru 24 ore, au fost prezentaţi instanţei de judecată cu propunere de arestare preventivă,

fiind dispusă măsura obligării de a nu părăsi localitatea.

Mandat de executare a pedepsei

În ziua de 16.03.2012, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Sighişoara, au identificat un tânăr de

20 ani din comuna Vînători, judeţul Mureş, pe numele căruia fusese emis de către Judecătoria

Sighişoara prin sentinţă penală, Mandat de Executare a Pedepsei, acesta fiind condamnat la 5

ani închisoare pentru săvârşirea infracţiunii de tâlhărie. Tânărul a fost introdus în Penitenciarul

Tg.Mureş.
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Băut fiind a pierdut controlul asupra volanului şi s-a răstur-
nat cu autoutilitara

În seara de 15.03.2012, ora 23.20, pe strada Gheorghe Doja din municipiul Tg.Mureş, un

bărbat în vârstă de 34 ani din localitatea Vălureni, judeţul Mureş, în timp ce se afla la volanul

unei autoutilitare, a pierdut controlul asupra direcţiei de mers şi s-a răsturnat. În urma testării

a rezultat o alcoolemie de 1,03 mg/l alcool pur în aerul expirat, fapt pentru a fost condus

la SMURD unde i s-au recoltat probe biologice în vederea stabilirii alcoolemiei, în cauză s-a

întocmit proces-verbal de constare a infracţiunii de conducere sub influenţa alcoolului.

Surprins în timp ce tăia un cazan din cupru cu intenţia de a-l
sustrage şi preda la un centru de colectare

În ziua de 17.03.2012, orele 13.40, Poliţia oraşului Luduş a fost sesizată de către un angajat

al spitalului din localitatea, cu privire la faptul că în timp ce se afla la serviciu, a surprins într-o

magazie, o persoană care tăia un cazan din cupru, pe care a încercat să-l sustragă, suspectul

reuşind să fugă. La faţa locului s-a deplasat echipa operativă din cadrul Poliţiei oraşului Luduş

care a efectuat cercetarea la faţa locului constatând că persoana respectivă a pătruns în

magazie dislocând o placă de azbociment de pe acoperiş, după care a tăiat cu o foarfecă

cazanul din cupru, iar în momentul când a fost surprins a abandonat foarfeca şi a fugit. În

urma verificărilor efectuate, a fost identificat suspectul – R.C. de 34 ani din Luduş - care a

recunoscut că a tăiat cazanul de cupru cu intenţia de a-l sustrage şi preda ulterior la un centru

de colectare a deşeurilor feroase. Prejudiciul cauzat urmează a fi comunicat ulterior de către

partea păgubită, în cauză întocmindu-se dosar penal sub aspectul săvârşirii infracţiunilor de

tentativă la furt calificat şi distrugere cu suspectul în stare de libertate, urmând a se da soluţie

legală prin Parchet.

A furat componente de la un cazan de cupru pe care le-a şi
predat la un centru de colectare
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În ziua de 16.03.2012, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Petelea au fost sesizaţi de către un

localnic din comuna Hodac, judeţul Mureş, despre faptul că în aceeaşi zi, în jurul orelor 15.00,

cineva necunoscut a sustras dintr-o anexă (şopron) aflată în grădina locuinţei sale, mai multe

componente dintr-un cazan din cupru. În urma investigaţiilor efectuate a fost identificat un

suspect - un tânăr de 19 ani din localitatea Hodac, judeţul Mureş - care şi-a recunoscut fapta

declarând că bunurile sustrase le-a predat la un centru de colectare a fierului vechi, valoarea

totală a prejudiciului fiind estimată la 3000 lei. Cercetările sunt efectuate de către lucrătorii

Secţiei de Poliţie Rurală Petelea, cu suspectul în stare de libertate sub aspectul săvârşirii

infracţiunii de furt calificat.

De la discotecă . . . la spital

În noaptea de 17/18.03.2012, în jurul orelor 1.00, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Rîciu

au fost sesizaţi despre faptul că la o discotecă de pe raza comunei Râciu a izbucnit un

scandal între mai mulţi tineri, scandal care s-a mutat din local în stradă. La faţa locului s-a

deplasat echipa operativă din cadrul Secţiei de Poliţie Rurală Rîciu care a restabilit ordinea,

fiind identificaţi protagoniştii – pe de-o parte un grup de tineri din comuna Râciu, de cealaltă

parte un alt grup de tineri din comunele şi satele învecinate : Pusta, Pogăceaua, Crăieşti -

stabilindu-se faptul că între aceştia a izbucnit un conflict spontan pe fondul unor neînţelegeri,

un număr de patru persoane suferind leziuni corporale minore fiind transportate la SMURD

Tg.Mureş pentru acordarea de îngrijiri medicale. În urma investigaţiilor efectuate, poliţiştii au

reţinut un număr de şapte persoane cercetate pentru săvârşirea infracţiunii de ultraj contra

bunelor moravuri, împotriva acestora fiind luată măsura reţinerii pentru o perioadă de 24

ore urmând a fi prezentate Parchetului de pe lângă Judecătoria Tg.Mureş cu propunerea de

arestare preventivă, cercetările urmând a fi continuate de către lucrătorii Secţiei de Poliţie

Rurală Rîciu.
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Transport de material lemnos fără documente

În ziua de 18.03.2012, orele 1530, patrula Secţiei de Poliţie Rurală Petelea, a identificat pe
raza localităţii Beica de Jos, în locul numit drumul Habicului, un bărbat în vârstă de 38 ani
domiciliat în comuna Beica de Jos, judeţul Mureş, în timp ce transporta cu căruţa trasă de
un cal, cantitatea de 1,5 metri steri lemn de foc, din specia carpen, fără documente legale.
Bărbatul a fost sancţionat contravenţional ridicându-se în vederea confiscării cantitatea de
1,5 metri steri lemn foc carpen, material care a fost predat Ocolului Silvic Reghin.

1.3.90 Nova Vita la ceas aniversar (2012-03-19 22:00)

[1] La moment aniversar deosebit, ma gandesc cu emotie si nostalgie, in urma cu doi
ani , cand ne pregateam debutul acestei frumoase activitati a compartimentului obstetrica si
neonatologie, in asteptarea primului nascut la NOVA VITA.
Si iata ca suntem la 1000 de nasteri!
Azi dupa doi ani de activitate si un bilant de 1000 de copii din generatia Nova Vita, pot sa aduc
doar cuvinte de multumire tuturor.
Primul meu gand de multumire se indreapta catre dl.Mailat Virgil, cel care a investit la Tg.Mures
in acest edificiu medical privat la standarde europene, cel mai mare centru de referinta si
excelenta in Transilvania. Datorita acestui om astazi comunitatea mureseana beneficiaza de
aceasta alternativa de desfasurare normala si civilizata a actului medical la nivelul superior al
asteptarilor si nevoilor pacientilor si cadrelor medicale.
Cel de-al doilea gand de multumire se indreapta catre dumneavoastra cei care ne-ati acordat
increderea accesand serviciile noastre.
Si nu in ultimul rand un gand de multumire vreau sa adresez echipei medicale care a fost
alaturi de dumneavoastra la unul dintre cele mai importante si emotionante momente din
viata unei familii respectiv:nasterea unui copil.
Inainte de a incheia, vreau sa va asigur de toata disponibilitatea noastra de a imbunatatii si
mentine continuu calitatea serviciilor medicale.
Suntem hotarati sa deschidem noi orizonturi in domeniul serviciilor medicale, spre deplina
satisfactie si incredere a pacientilor si colaboratorilor nostri. Speram sa fiti alaturi de noi in
acest demers,pentru ca sanatatea conteaza la Nova Vita!

Ionela Ciotlaus

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/ionela-ciotlaus.jpg
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1.3.91 UMF nu mai participă la Comisia de Învățământ (2012-03-20 07:40)

Rectorul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) Târgu Mureş, prof. univ. dr. Constantin
Copotoiu, a declarat luni, într-o conferinţă de presă, că nu va mai participa la şedinţa Comisiei
de Învăţământ a Senatului convocată pentru azi, întrucât i-a fost contramandată invitaţia.

’Noi, cu profesorul Azamfirei (Leonard Azamfirei, rectorul nou ales, dar care nu a fost val-
idat încă de Ministerul Educaţiei - n.r.), eram convocaţi marţi la Comisia de Învăţământ a
Senatului României. Ştiam de vineri că se fac presiuni asupra comisiei din partea unora, ca
să nu aibă întâlnirea cu noi, ci numai după ce se dă hotărârea de guvern (...) A fost primit
un telefon la rectorat prin care ni s-a transmis să numai mergem la comisie’, a arătat Copotoiu.

Rectorul UMF Târgu Mureş a arătat că deţine un material pe care îl va înainta comisiilor de
învăţământ de la nivelul Senatului şi Camerei Deputaţilor, preşedintelui României, premierului
şi forurilor internaţionale ’pentru că noi considerăm că este o încălcare gravă a autonomiei
universitare’. Acesta a precizat că în Uniunea Europeană multiculturalismul nu este înţeles ca
segregare, aşa cum este înţeles în România.

AGERPRES

1.3.92 Tensiuni în USL Mureș (2012-03-20 07:45)

Uniunea Social Liberală, la nivelul judeţului Mureş, a reuşit să stabilească o strategie
comună cu privire la doar 40 de localităţi din cele 102 unităţi administrativ teritoriale din
judeţ. Potrivit ultimei anexe a protocolului de colaborare, reprezentanţii USL Mureş au reuşit
să negocieze clar în privinţa a 21 de comune şi oraşe. Astfel, în opt comune din judeţ şi în
municipiul Reghin vor fi candidaţi ai PSD, care vor fi susţinuţi de toate formaţiunile componente
ale USL, iar în două oraşe - Sângeorgiu de Pădure şi Sărmaşu - precum şi în alte nouă comune
vor fi candidaţi ai Alianţei de Centru Dreapta (ACD). În comuna Livezeni va fi un candidat
independent susţinut de USL.

Membrii Uniunii Social Liberale din judeţ au mai căzut de acord ca în două oraşe, Sovata şi
Miercurea Nirajului, precum şi în 11 comune din zone locuite preponderent de maghiari vor
fi liste comune de candidaţi ai USL pentru consiliile locale. Secretarul executiv al PSD Mureş,
Cornel Brişcaru, a declarat pentru AGERPRES că până în acest moment USL nu a ajuns încă
la un acord în privinţa candidaţilor la primăriile a cinci oraşe - Târnăveni, Sighişoara, Ungheni,
Iernut şi Luduş - şi a unei comune, Sântana de Mureş.

AGERPRES
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1.3.93 Finanțare dublă la linia maghiară din UMF (2012-03-20 07:50)

Rectorul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) Târgu Mureş, prof. univ. dr. Constantin
Copotoiu a declarat luni, într-o conferinţă de presă, că prin tot ce s-a întreprins până acum
nu s-a făcut decât să se avantajeze linia maghiară, ajungându-se ca aici finanţarea să fie
dublă faţă de linia română. ’Noi considerăm că prin tot ce s-a întreprins până acum nu s-a
făcut decât să se avantajeze linia maghiară. S-a hotărât ca posturile scoase la concurs să fie
jumătate - jumătate, pentru români şi pentru maghiari. Noi considerăm ca acest lucru nu este
corect şi dorim ca aceste posturi să fie scoase la concurs în funcţie de numărul de absolvenţi
sau de candidaţi înscrişi la admitere (...) Şi ceea ce este şi mai neplăcut şi - zic eu - ilegal,
admiterea o vedem să se facă conform valorii şi nu pe apartenenţe etnice, adică admiterea
la universitate să se facă în ordinea descrescătoare a mediilor, şi nu pe serii diferite, români
şi maghiari (...) O altă discriminare pozitivă este finanţarea per capita, pe student. La linia
maghiară finanţarea este dublă faţă de linia română’, a subliniat rectorul.

Acesta a arătat că finanţarea pentru un student român este de 8.000 de lei pe an, în timp ce
pentru studenţii maghiari este de 16.000 de lei pe an, ceea ce nu ar fi corect, având în vedere
că profesorii predau în limba lor maternă, iar studenţii studiază în limba maternă, fapt care nu
necesită un efort suplimentar. ’Pentru cadrele didactice maghiare predarea în limba maghiară
nu este altceva decât folosirea limbii materne, nu fac niciun efort în plus de însuşire sau de
predare, aşa cum nici românii, predând la limba română, nu fac niciun efort în plus pentru a
învăţa limba română şi a preda. De ce finanţare dublă pentru studenţii maghiari? Egalitatea
de şanse stipulată de legile europene nu se respectă, pentru că la noua facultate pe care se
doreşte să o creeze, românii nu se pot înscrie să studieze medicina pentru că la facultate
respectivă medicina se învaţă numai în limba maghiară, deci este o îngrădire a drepturilor
acelora care doresc să vină şi să înveţe în limba română, fie că sunt cetăţeni români, fie din
afara României’, a accentuat rectorul UMF Târgu Mureş. Acesta a spus că nici românii şi nici
maghiarii dacă predau în limba maternă nu depun niciun efort suplimentar.

Potrivit acestuia, o altă problemă apărută în cadrul UMF Târgu Mureş este aceea că o serie de
studenţi şi-au exprimat dorinţa de a se transfera la alte universităţi de profil din ţară, în special
de la secţia română. ’Există studenţi că nu doresc să mai studieze la UMF Târgu Mureş din
cauza comportamentului unor cadre maghiare faţă de studenţi. Au venit studenţi, au depus
mărturie, sunt cadre universitare maghiare care în grupele mixte se ocupă şi vorbesc numai
în limba maghiară, iar românilor li s-a spus: ’să învăţaţi limba maghiară ca să puteţi absolvi
această universitate’. Sunt mai mulţi, dacă e nevoie o să dăm şi nume proprii (...) Au zis să
înveţe limba maghiară ca să poată să absolve. Într-un caz i-a spus că dacă vreţi să ascultaţi
despre ce vorbesc nu aveţi decât să învăţaţi limba maghiară. Sunt cazuri particulare, răzleţe,
la Anatomie patologică, Chirurgie II şi Cardiologie (...) Au venit studenţii şi mi-au spus şi noi
o să îi chemăm la comisa de etică şi disciplină. Vrem să vorbim cu ei - îi chemăm la această
©2024 www.punctul.ro 399



BlogBook 1.3. MARCH

comisie să vedem şi depoziţiile dânşilor, uneori adevărul e undeva lamijloc’, a arătat Copotoiu.

Acesta a precizat că le-a spus studenţilor care şi-au exprimat dorinţa de a se transfera să
stea liniştiţi ’că au mai fost furtuni de acest fel’. ’Lumea va înţelege să fim lăsaţi în pace de
politic să ne ordonăm viaţa în universitate aşa cum vrem şi românii şi maghiarii, că ne putem
înţelege aşa cum ne-am înţeles şi până acum’, a conchis Copotoiu.

AGERPRES

1.3.94 Persoană spânzurată descoperită într-un incendiu (2012-03-20 07:59)

Pompierii militari care au intervenit luni după amiază, în zona Hetiur, la un incendiu de
vegetaţie uscată, care a cuprins şi litiera unei păduri, au descoperit o persoană spânzurată.
Incendiul a fost semnalat într-o zonă izolată şi greu accesibilă şi, potrivit Inspectoratului pentru
Situaţii de Urgenţă Mureş, acesta a cuprins o suprafaţă de aproximativ 8 hectare de păşune şi
litiera unei păduri din apropiere.

La faţa locului s-au deplasat mai multe autospeciale şi reprezentanţi ai Ocolului Silvic
Sighişoara, însă în zonă nu se poate interveni cu maşinile dat fiind terenul accidentat. Purtă-
torul de cuvânt al Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş, Livia Popa, a precizat că echipa
criminalistică este în drum spre locul în care a fost descoperită persoana spânzurată şi că,
deocamdată, nu există date cu privire la acest caz.

AGERPRES

1.3.95 Târgul ONG-urilor, programat la început de mai (2012-03-20 08:50)

În perioada 5 - 12 mai 2012, Asociaţia Divers organizează Târgul organizaţiilor neguverna-
mentale „Împreună pentru comunitate”, ediţia a X-a, având ca tematică centrală dezvoltarea
rețelelor profesionale ONG în județul Mureș și participarea ONGurilor mureșene în rețele pro-
fesionale naționale și internaționale. Târgul ONG doreşte să ofere un cadru adecvat prin care
organizaţiile neguvernamentale din domenii foarte diferite de activitate pot să interacţioneze,
o dată pe an, arătând comunităţii oferta de servicii sau alte tipuri de activităţi, respectiv
atrăgând voluntari şi 2 % din impozitul pe venit al membrilor comunităţii.

400 ©2024 www.punctul.ro



1.3. MARCH BlogBook

Înscrierile se fac până cel târziu în data de 2 mai 2012 ora 12.00. Informaţii actualizate şi fişa
de înscriere se găsesc pe www.divers.org.ro. Participarea este gratuită, fiecare organizaţie tre-
buie însă să contribuie cu un obiect care să fie dat ulterior ca şi premiu la unul din concursurile
organizate în cadrul Târgului, respectiv să contribuie cu produse la bufetul servit la Balul ONG.
Se fac de asemenea înscrieri până în data de 25 aprilie a propunerilor de activități derulate
de către ONG-urile participante care doresc să contribuie la reuşita evenimentului prin organi-
zarea unor ateliere de lucru, mese rotunde, concursuri sportive, momente culturale sau altele
în perioada 5 – 12 mai. Invităm pe această cale instituţiile publice şi mass media mureşeană să
se alăture ca şi participanţi cu câte un stand de prezentare în cadrul Târgului în data de 12 mai.

Invităm pe această cale firmele mureşene şi instituţiile publice să sprijine manifestarea prin
sponzorizarea evenimentului în natură sau bani, deasemenea aşteptăm voluntari care să
ajute la buna desfăşurare a evenimentului. Parteneri ai evenimentului sunt: Fundația Alpha
Transilvană, Fundaţia Culturală Bernády György, Biroul Europe Direct din cadrul Consiliului
Județean Mureș şi Primăria Municipiului Tîrgu-Mureş. Primii parteneri media sunt: Televiziunea
Tîrgu Mureș și Radio Tîrgu Mures.

Înscrierile se vor trimite la:
Cârdei Elena, divers@divers.org.ro, Tel/Fax: 0265-311727

Cu propuneri de activități și parteneriate vă rugăm să vă adresaţi:
Koreck Maria, office@divers.org.ro, Tel/Fax: 0265-311727

1.3.96 Concurs de fotografie cu tema Copilul Rom (2012-03-20 09:20)

Asociația Divers vă invită la un concurs fotografic cu tema: Copilul Rom. Cele mai bune
fotografii vor fi selectate de un juriu profesionist, premiate și expuse cu ocazia Zilei Inter-
naționale a Romilor, începând cu data de 6 aprilie 2012 la sediul Centrului de Incluziune
Socială pentru Persoane de Etnie Romă (CISPER Centru Tîrgu Mureș) în Tîrgu Mureș.
La concurs se pot înscrie participanți la două categorii de vârstă: tineri până la 18 ani și
persoane peste 18 ani care au domiciliul în Regiunea Centru (județele Alba, Mureș, Harghita,
Covasna, Brașov, Sibiu). Se acceptă fotografii color sau alb negru, în format digital de minim
300 dpi, care vor fi mărite la dimensiunea de 30 x 40 cm. Un concurent poate să trimită
maximum 10 fotografii pe suport electronic CD sau DVD sau la adresa de e-mail al asociației.
Suportul electronic nu va fi înapoiat autorului.

Fotografiile pot fi folosite în publicațiile editate de asociație cu menționarea autorului și titlul
fotografiilor. Cei care se înscriu în concurs acceptă automat această condiție. Suportul elec-
tronic CD/DVD poate fi trimis până în data de 4 aprilie 2012 ora 17.00 la sediul CISPER în Tîrgu
Mureș, strada Călărașilor, nr. 34/16, sau prin poșta electronică la adresa: divers@divers.org.ro
Concursul și expoziția de fotografii face parte din Activitatea A.4.5: Facilitarea organizării
evenimentelor muzicale si a altor evenimente culturale, de către tinerele/tinerii artiști romi, in
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vederea promovării creației artistice a romilor în cadrul proiectului “Crearea şi funcţionarea
structurilor de asistenţă axate pe ocuparea forţei de muncă – Centre de incluziune socială
pentru persoanele de etnie romă”, în care Asociația Divers este partener alături de Asociația
Pakiv România (beneficiar), Asociaţia Amare Phrala, Agenția pentru Dezvoltarea Resurselor
Umane Pro Diversitatea București şi Mesogeiako Symvouleftiko Systema S.A.

Informații suplimentare la divers@divers.org.ro, Tel/Fax: 0265-311727, persoană de contact
Cârdei Elena.

Sursa: Asociația Divers

1.3.97 Ziua Mondială a Apei (2012-03-20 11:32)

În cadrul Conferinţei Naţiunilor Unite asupra Mediului Înconjurător de la Rio de Janeiro a fost
adoptată, la 22 decembrie 1992, o hotărâre prin care 22 Martie devenea Ziua Mondială a
Apei. În fiecare an, ţările îşi reunesc toate eforturile pentru a marca şi a-şi întări comunicarea
în vederea selectării celor mai bune soluţii, ca cea mai însemnată bogăţie a pământului,
sufletul său “Apa”, să fie cât mai curată şi îndestulătoare pentru toţi cetăţenii lumii.

Tema Zilei Mondiale a Apei din acest an, stabilită de către organizaţiile internaţionale, este
„Apa şi securitatea alimentară”. Securitatea alimentară există atunci când toţi oamenii,
în toate timpurile, au acces atât fizic cât şi economic la suficientă hrană sigură şi nutritivă,
care satisface nevoile lor pentru o viaţă sănătoasă şi activă. Oamenii care au acces la apă
înregistrează un nivel scăzut de subnutriţie. Lipsa apei poate fi o cauză majoră pentru foamete
şi subnutriţie, mai ales în zonele în care oamenii depind de agricultura locală pentru hrană
şi venituri. Ploile sporadice şi diferenţele din timpul anului a cantităţilor de apă pot provoca
deficite temporare de alimente. Inundaţiile şi secetele pot fi cauza celor mai mari urgenţe şi
deficite alimentare.

Producerea necesarului zilnic de alimente implică o cantitate de apă uriaşă: 2 000 – 4 000 de
litri de apă pentru fiecare persoană. În medie bem între 2 şi4 litride apă pe zi, dar este nevoie
de 1 500 de litri pentru a obţine un singur kilogram de cereale şi de 15 000 de litri pentru a
produce1 kgde carne de vită.

Conţinutul virtual de apă al unor produse alimentare:

Produs
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Litri de apă/kg

Grâu

1150

Orez

2656

Porumb

450

Cartofi

160

Soia
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2300

Carne vită

15977

Carne porc

5906

Carne pasăre

2828

Ouă

4657

Lapte
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865

Branză

5288

Statisticile arată că la nivel global aproape un miliard de oameni trăiesc în condiţii de subnu-
triţie, în timp ce resursele de apă sunt în scădere. Creşterea populaţiei lumii şi asigurarea
accesului tuturor la nutriţie decentă necesită adoptarea unor măsuri urgente:

-raţionalizarea consumului de apă în agricultură şi industria alimentară;

-reducerea risipei de alimente: 30 % dintre alimentele livrate la nivel mondial nu sunt consu-
mate, apa folosită pentru producerea acestora fiind definitiv pierdută;

-o creştere a producţiei însoţită de creşterea calităţii alimentelor şi de

reducerea consumului de apă;

-cultivarea unor deprinderi nutriţionale sănătoase, cu accent pe alimente produse cu consum
mai mic de apă.

De Ziua mondială a apei Administraţia Bazinală de Apă Mureş reafirmă importanţa calităţii
apelor în raport cu un stil de viaţă sănătos. O apă curată ne oferă şansa la o viaţă mai
sănătoasă, dar calitatea vieţii se reflectă şi în comportamentul unei naţiuni faţă de apă şi
a fiecăruia dintre noi, în direcţia protejării şi conservării calităţii ei. Calitatea foarte bună a
apelor vorbeşte de modul în care o naţiune s-a comportat faţă de apă de-a lungul istoriei sale
şi, în acelaşi timp, o responsabilizează în prezent şi în viitor să ducă o politică adecvată, prin
politici şi strategii durabile şi integrate de gospodărire a apelor. Calitatea resurselor de apă
este din ce în ce mai mult ameninţată de poluare.

Administraţia Bazinală de Apă Mureş celebrează această zi, împreună cu partenerii şi colabo-
ratorii noştri (administraţii publice judeţene şi locale, instituţii publice, beneficiari ai serviciilor
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de gospodărire a apelor, unităţi de învăţământ, organizaţii non-guvernamentale, asociaţii
cetăţeneşti), prin activităţi şi acţiuni multiple din care se desprind următoarele concluzii :

• Apa este o resursă regenerabilă, dar finită.

• Apa este indispensabilă omenirii, fie că este folosită pentru băut, igiena personală, ali-
mentaţie sau în producerea oricarui alt bun.

• Este nevoie de o cantitate considerabil mai mare de apă pentru a hrăni populaţia decât
pentru necesităţile de băut.

• Populaţia este în continuă creştere, ceea ce înseamnă că resursele de apă, staţionare sau
în descreştere, devin insuficiente pentru satisfacerea nevoilor alimentare.

• În prezent, pe plan mondial 70 % din consumul total de apă este absorbită de agricultură.

Sursa: Administrația Bazinală de Apă Mureș

1.3.98 Un deținut de la Tîrgu-Mureș a evadat azi (2012-03-20 16:56)

În data de 20 martie 2012, ora 15.30, persoana privată de libertate DUKA JOZSEF ATTILA
a părăsit spaţiul destinat activităţilor educative, situat în exteriorul Penitenciarului de Minori
şi Tineri Târgu Mureş, aflat în incinta Gospodăriei Agrozootehnice Sâncraiu de Mureş, judeţul
Mureş. Persoana privată de libertate DUKA JOZSEF ATTILA (născută la data de 09/05/1992,
fiul lui Natural şi JUDITH JULIA) este inclusă în categoria „Tineri” şi va fi propozabilă pentru
liberarea condiţionată în data de 03.01.2013. Persoana condamnată execută o pedeapsă
privativă de libertate de 1 an şi 6 luni, în regim semideschis, pentru infracţiunea de furt
calificat, şi nu avea antecedente penale.

Cel în cauză a fost arestat de către Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Mureş în data de
06.01.2012 şi depus la Penitenciarului de Minori şi Tineri Târgu Mureş în data de 19.01.2012.
Primele măsuri luate de către conducerea Penitenciarului de Minori şi Tineri Târgu Mureş au fost:
alarmarea unităţii şi crearea de grupe operative de urmărire, anunţarea Poliţiei Municipiului
Târgu Mureş şi a Jandarmeriei, precum şi a judecătorului delegat pentru executarea pedepselor
privative de libertate din cadrul acestei unităţi de detenţie. Infracţiunea de evadare este
prevăzută de art.269 Cod Penal şi se pedepseşte cu o pedeapsă de la 6 luni la 2 ani închisoare.

Persoanele care deţin informaţii cu privire la persoana privată de libertate în
cauză sunt rugate să contacteze Penitenciarului de Minori şi Tineri Târgu Mureş,
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la numerele de telefon 0265.264.276, sau 0265.261.565, sau să anunţe cel mai
apropiat echipaj de poliţie.

1.3.99 Dublă anchetă a profesorului arestat pentru pornografie
(2012-03-21 07:28)

Inspectoratul Şcolar Judeţean Mureş a anunţat, marţi, că s-a dispus efectuarea unei anchete
disciplinare în cazul profesorului Marius Gheorghe Stoica, arestat preventiv în urmă cu o zi
pentru pornografie infantilă prin sisteme informatice, lipsire de libertate şi raport sexual cu o
minoră.

Inspectorul şcolar general al judeţului Mureş, Dumitru Matei, a declarat presei că a dispus
constituirea unei comisii de anchetă la nivelul Liceului ’Gheorghe Şincai’ din Târgu Mureş unde
era angajat ca suplinitor Marius Gheorghe Stoica, pentru a fi adunate toate datele referitoare
la activitatea didactică a acestuia. ’Am constituit la nivel de şcoală o comisie de anchetă
disciplinară. În plus, adunăm toate datele referitoare la comportamentul acestui profesor, de
la toate unităţile şcolare unde a mai predat, iar când va fi lăsat liber urmează să îi luăm o
declaraţie. Vrem ca atunci când se ia o decizie penală în cazul lui, să se poată lua decizia
desfacerii contractului acestuia. Oricum, avea contract de profesor suplinitor, pe perioadă
determinată. (...) Chiar dacă ar fi achitat, în municipiul Târgu Mureş şi în judeţul Mureş nu va
mai preda’, a accentuat Dumitru Matei.

Acesta a spus că Stoica este în al doilea an de activitate la Grupul Şcolar ’Gheorghe Şincai’,
că a predat anterior şi la Liceul ’Avram Iancu’ din Târgu Mureş şi că nu s-a remarcat prin
vreun incident. În ultima lună, profesorul nu s-a prezentat la serviciu, fiind în concediu
medical. Tribunalul Mureş a anunţat, marţi, că profesorul Marius Gheorghe Stoica a făcut
recurs împotriva hotărârii de arestare preventivă pentru 29 de zile, iar recursul se va judeca în
data de 23 martie la Curtea de Apel Târgu Mureş. Profesorul Marius Gheorghe Stoica, în vârstă
de 49 de ani, a fost arestat preventiv pentru 29 de zile fiind acuzat de procurorii DIICOT că a
sechestrat o minoră pe care a obligat-o să întreţină raporturi sexuale.

Potrivit unui comunicat al DIICOT, în perioada decembrie 2011 - februarie 2012, prin violenţă,
ameninţare şi folosirea unui pistol cu gaze, profesorul a lipsit-o de libertate în mod ilegal pe o
minoră, în vârsta de 16 ani, fiica fostei sale concubine, şi a determinat-o să întreţină raporturi
sexuale. În aceste împrejurări, profesorul a realizat filmări video cu minora în ipostaze cu
caracter pornografic, pe care le-a distribuit prin e-mail către terţi. Cu ocazia percheziţiei
domiciliare efectuate la locuinţa profesorului, procurorii DIICOT au identificat şi ridicat sisteme
informatice şi un pistol cu gaze împreună cu muniţia aferentă. Marius Gheorghe Stoica este
urmărit penal pentru săvârşirea infracţiunilor de pornografie infantilă prin sisteme informatice,
raport sexual cu o minoră, lipsire de libertate în mod ilegal. Cercetările au fost efectuate
împreună cu ofiţeri de poliţie judiciară din cadrul BCCO Târgu Mureş.
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AGERPRES

1.3.100 Știri de la Poliție (2012-03-21 09:13)

Accident rutier

În seara de 20.03.2012, ora 20.16, pe DN 15 - E 60, în localitatea Cristeşti, judeţul Mureş, S.V.

de 63 de ani, din municipiul Tg.Mureş, aflat la volanul unui autoturism, datorită neacordării

priorităţii de trecere, a accidentat grav pietonul B.J. de 41 ani, din comuna Cristeşti, care s-a

angajat regulamentar in traversarea drumului la trecerea de pietoni semnalizată şi marcată

corespunzător.

Mandate de executare a pedepsei

În ziua de 20.03.2012, poliţişti din cadrul Serviciului de Investigaţii Criminale - Compartimentul
Urmăriri, în urma activităţilor desfăşurate, au reuşit localizarea şi depistarea a doi indivizi pe
numele cărora fuseseră emise mandate de executare a pedepsei cu închisoarea. G.I. de 23
ani, domiciliat în municipiul Tg.Mureş, faţă de care Judecătoria Tg.Mureş a emis mandatul de
executare a pedepsei cu închisoarea, fiind condamnat la 10 luni închisoare pentru săvârşirea
infracţiunii de furt calificat, acesta fiind introdus în Penitenciarul Tg.Mureş. H.I. de 26 ani
domiciliat în Tg.Mureş, faţă de care Judecătoria Tg.Mureş a emis mandatul de executare
a pedepsei cu închisoarea, fiind condamnat la 1 an şi 10 ani închisoare pentru săvârşirea
infracţiunii de furt calificat şi acesta fiind introdus în Penitenciarul Tg.Mureş.

1.3.101 Grupe operative și filtre în căutarea deținutului evadat
(2012-03-21 09:27)

Deţinutul Duka Jozsef Attila, în vârstă de 20 de ani, de la Penitenciarului de Minori şi Tineri
din Târgu Mureş, care a evadat în urmă cu o zi de la Gospodăria Agrozootehnică Sâncraiu de
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Mureş nu a fost încă găsit, a declarat miercuri, pentru AGERPRES, subcomisar Vasile Cerghizan,
purtătorul de cuvânt al instituţiei. Potrivit acestuia, echipele de poliţişti şi jandarmi acţionează
în continuare pentru capturarea evadatului, fiind instituite inclusiv filtre pe şoselele din judeţ.

În urmă cu o zi, la ora 15.30, Duka Jozsef Attila, a părăsit spaţiul destinat activităţilor educative,
situat în exteriorul Penitenciarului de Minori şi Tineri Târgu Mureş, aflat în incinta Gospodăriei
Agrozootehnice Sâncraiu de Mureş, sub pretextul că merge la grupul sanitar. Acesta executa
o pedeapsă privativă de libertate de 1 an şi 6 luni, în regim semideschis, pentru infracţiunea
de furt calificat, şi nu avea antecedente penale. Duka a fost arestat de către Inspectoratul de
Poliţie al Judeţului Mureş în data de 6 ianuarie şi depus la Penitenciarului de Minori şi Tineri
Târgu Mureş în data de 19 ianuarie.

’Primele măsuri luate de către conducerea Penitenciarului de Minori şi Tineri Târgu Mureş
au fost: alarmarea unităţii şi crearea de grupe operative de urmărire, anunţarea Poliţiei
Municipiului Târgu Mureş şi a Jandarmeriei, precum şi a judecătorului delegat pentru exe-
cutarea pedepselor privative de libertate din cadrul acestei unităţi de detenţie. Infracţiunea
de evadare este prevăzută de art.269 Cod Penal şi se pedepseşte cu o pedeapsă de la 6 luni
la 2 ani închisoare. Persoana privată de libertate Duka Jozsef Attila este inclusă în categoria
’Tineri’ şi va fi propozabilă pentru liberarea condiţionată în data de 03.01.2013’, se arată
într-un comunicat de presă al Penitenciarului de Minori şi Tineri Târgu Mureş.

AGERPRES

1.3.102 În așteptarea meciului FCM - Steaua (2012-03-21 09:33)

Aproximativ 200 de jandarmi mureşeni vor asigura ordinea publică joi, 22 martie a.c., cu ocazia
întâlnirii fotbalistice dintre F.C. Municipal Târgu-Mureş – F.C. Steaua Bucureşti. Meciul a fost
catalogat cu grad ridicat de risc şi va debuta la ora 21.30. Întrucât se estimează participarea
unui număr ridicat de persoane şi pentru evitarea aglomeraţiei, recomandăm spectatorilor
să se prezinte din timp la stadion. În cadrul şedinţei de cooperare s-a stabilit faptul că
accesul spectatorilor în tribune, se va face începând cu ora 19.30. În intervalul
orar 18.30-23.30 se interzice comercializarea şi consumul băuturilor alcoolice în
zona stadionului, în conformitate cu art. 15 lit. c), din Legea nr. 60/1991R. Răspunderea
pentru asigurarea măsurilor de ordine şi siguranţă în interiorul stadionului revine Clubului FCM
Tg.-Mureş, care a încheiat în acest sens un contract cu o firmă specializată de pază.

Ordinea şi siguranţa publică în zona imediată şi în cea apropiată arenei sportive, precum şi
menţinerea ordinii publice pe traseele de afluire/defluire ale suporterilor, vor fi asigurate de
efectivele de jandarmi în cooperare cu celelalte forţe participante. Reamintim spectatorilor că,
în conformitate cu Legea nr. 4/2008 actualizată* privind prevenirea şi combaterea violenţei
cu ocazia competiţiilor şi a jocurilor sportive, este interzis accesul în incinta arenei sportive
în stare vădită de beţie, introducerea în stadion de băuturi alcoolice, materiale pirotehnice
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indiferent de categorie, ori alte obiecte care pot pune în pericol securitatea participanţilor
la această competiţie sportivă. Este interzisă afişarea de simboluri, sloganuri ori texte cu
conţinut obscen sau care incitã la denigrarea ţãrii, la xenofobie, la urã naţionalã, rasialã,
de clasã ori religioasã, la discriminãri de orice fel şi la violenţã, indiferent pe ce suport ar
fi inscripţionate. De asemenea, se interzice pătrunderea pe suprafaţa de joc, aruncarea cu
obiecte în teren, sau în direcţia altor spectatori, deteriorarea sau distrugerea mobilierului din
incinta arenei sportive, împiedicarea acţiunii forţelor de ordine pentru asigurarea sau resta-
bilirea ordinii publice, etc. Jandarmeria Mureş recomandă tuturor spectatorilor să respecte
prevederile legale pe timpul deplasării la şi de la locul de desfăşurare al competiţiei sportive,
în apropierea şi în incinta stadionului, să nu se implice în incidente care ar putea duce la
tulburarea ordinii şi liniştii publice, delimitându-se de orice formă de violenţă verbală sau fizică
ce ar putea conduce la manifestări violente.

Sursa: Jandarmeria Română

1.3.103 Se intensifică traficul la aeroport (2012-03-21 11:35)

Traficul aerian se va intensifica pe Aeroportul Transilvania Târgu Mureş odată cu trecerea la
programul de vară, adică începând cu data de 25 martie 2012. Astfel, operatorul aerian Wizz
Air şi-a mărit frecvenţa de operare de la 15 curse săptămânale la 21 de curse pe săptămână,
ajungând astfel la nivelul de operare din vara anului 2011, prin creşterea numărului de zboruri
pe destinaţiile:

• Barcelona: de la 1 zbor pe săptămână la 3 zboruri pe săptămână

• Dortmund: de la 2 zboruri pe săptămână la 3 zboruri pe săptămână

• Londra: de la 2 zboruri pe săptămână la 4 zboruri pe săptămână

• Madrid: de la 1 zbor pe săptămână la 2 zboruri pe săptămână

De asemenea, operatorul aerian Cimber Air va reîncepe deservirea curselor charter în progra-
mul de vară cu zboruri de pe destinaţia Billund/Copenhaga din data de 28 aprilie 2012. În
funcţie de parafarea celorlalte activităţi de trafic aerian aflate în negocieri, fiecare operator
aerian va anunţa destinaţia şi orarul de zbor pe care îl va practica prin utilizarea serviciilor
Aeroportului Transilvania Târgu Mureş.

Sursa: Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș
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1.3.104 Scrisoarea primarului către rectorul UMF (2012-03-21 12:02)

Primăria Tîrgu-Mureș a dat publicității scrisoarea pe care primarul Dorin Florea i-a trimis-o
rectorului UMF Leonard Azamfirei:

Stimate domnule rector,

Consider că singura soluție în rezolvarea problemei UMF este dialogul. Dialogul care
să reașeze un climat de încredere între toți medicii UMF.

Dreptul ca universitățile să-şi decidă soarta trebuie încurajat în continuare. La fel,
autonomia universitară și mai ales carta universităților, care trebuie să cuprindă
și să stipuleze aceste lucruri ca un reper, care să nu permită derapaje în diverse
momente sau funcții.

Românii și maghiarii trebuie să înţeleagă că nu-și vor da copiii la o universitate
din Tîrgu-Mureș pentru a învăța limba română sau maghiară. Singura determinare,
eforturile financiare și îngrijorarea lor este ca studentul să devină un medic de
calitate, cu diplomă recunoscută, asemenea generațiilor anterioare.

Vă ofer exemplul meu, având posibilitatea de a învăţa de la cei mai străluciți
profesori maghiari care au predat la secția română: prof. Maros, prof. Seres, prof.
Olosz, prof. Simu sau prof. Bancu.

Am convingerea că, ceea ce am făcut la Tîrgu-Mureş, în calitate de medic şi de
primar, a contribuit decisiv la instaurarea unui climat al dialogului şi al bunei
înţelegeri, singurele elemente care dau consistență şi valoare comunităţii şi lumii
universitare, şi nicidecum hotărârile de guvern.

Dr. Dorin Florea
Primarul municipiului Tîrgu-Mureş

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș
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1.3.105 Marș împotriva avorturilor (2012-03-21 14:02)

Protopopul greco-catolic din Târgu Mureş, Dan Fodor, a declarat miercuri, într-o conferinţă
de presă, că ’Marşul pentru Viaţă’, care va avea loc în premieră, sâmbătă, la Târgu Mureş, va
fi un semnal de alarmă împotriva avortului. ’Încercăm, cu ajutorul lui Dumnezeu, să tragem
un semnal de alarmă. Tema conferinţei este acţiunea de sâmbătă, 24 martie, pentru viaţă,
un marş pentru viaţă. Trăim timpuri destul de grele, în care păcatul, în care răul se încearcă
să fie prezentat ca o normalitate. Nu este o normalitate. Din punctul de vedere al Bisericii
este un păcat foarte greu, pentru că Porunca a 5-a din Decalog spune: ’Să nu ucizi’. Este o
ucidere care se face în mod voit şi de cele mai multe de ori, din păcate, în mod inconştient.
Mamele care fac avort îl fac ca pe ceva firesc, ca pe ceva obişnuit. Cu siguranţă că nu este
normal şi nu este obişnuit. Încercăm să tragem un semnal de alarmă pentru toţi cei care
ar putea să contribuie cumva la combaterea acestui flagel al morţii, care este avortul. Este
o întrerupere violentă a unei vieţi, este o crimă premeditată, bine gândită’, a arătat Fodor.
Acesta a arătat că evenimentul are caracter naţional şi internaţional mai ales că din cauza
avorturilor natalitatea a scăzut şi populaţia este tot mai îmbătrânită.

Potrivit organizatorilor, scopul marşului este afirmarea dreptului la viaţă al copiilor nenăscuţi
din momentul concepţiei, respectul faţă de viaţă în toate fazele şi ipostazele ei, nevoia de
sprijinire a familiei ca temelie a societăţii. Aceştia susţin că scăderea natalităţii, identificată
ca factorul principal al crizei demografice, va continua să cauzeze adâncirea dezechilibrului
ecomomico-social dacă nu va fi stăvilită, în primul rând prin restricţionarea sau oprirea avor-
turilor. ’În contextul în care România are cea mai ridicată rată a avortului dintre toate ţările
Uniunii Europene se va lansa un manifest către societate şi către clasa politică, document prin
care se cere adoptarea unei atitudini şi legislaţii favorabile vieţii şi familiei. Conform datelor
statistice, în ultimele două decenii, România a pierdut unul din cinci români prin practica
avortului’, au precizat organizatorii.

’Marşul pentru Viaţă’ va avea loc în circa 20 de oraşe ale României, precum şi în Washington,
Paris, Berlin şi Budapesta. Marşul de la Târgu Mureş va începe în Piaţa Teatrului, va cuprinde
şi Piaţa Trandafirilor şi se va încheia cu o proiecţie de film pro viaţă la cinematograful Arta.

Potrivit unei statistici a Direcţiei de Sănătate Publică Mureş, din 1990 până în 2011, în judeţ au
fost raportate în jur de 175.000 de avorturi, însă se presupune că numărul acestora a fost mult
mai mare, întrucât cabinetele private nu au avut obligaţia raportării numărului avorturilor. În
1990 în judeţul Mureş au fost înregistrate 16.254 de avorturi, iar în 2011 numărul acestora a
scăzut la 2.800.

AGERPRES
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1.3.106 Ce se întâmplă la UMF este o manipulare grosolană (2012-03-21 15:49)

Preşedintele UDMR Târgu Mureş, dr. Istvan Benedek, a declarat, miercuri, într-o conferinţă
de presă, că ceea ce se întâmplă la Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu
Mureş este ”o manipulare grosolană” şi că în realitate se doreşte doar dezvoltarea unor secţii
şi crearea competiţiei. ”Îmi pare extraordinar de rău şi mă doare acea manipulare care se
întâmplă cu aceşti tineri. Nu merită aceşti tineri să fie aşa manipulaţi şi să fie aşa prostiţi. De
fapt sunt nişte oameni care vor deveni medici, dar ceea ce se întâmplă este de neadmis. Este
o manipulare grosolană. Este vorba de a pune la punct puţin secţiile care nu aveau posibilitate
de dezvoltare şi să intre în concurenţă, şi văd că unora nu le place concurenţa. Ce se întâmplă
la ora actuală este dezgustător”, a declarat dr. Benedek, care este cadru didactic la UMF
Târgu Mureş.

Benedek crede că această manipulare ”nu are nicio legătură cu facultatea”, ci cu faptul că unii
încearcă să îşi ascundă anumite investiţii. ”Doar că la facultate s-a făcut altceva decât ceea
ce trebuia. S-au făcut catedră de sport, terenuri de sport, s-au băgat o grămadă de bani şi unii
sunt speriaţi că vor fi traşi la răspundere”, a precizat liderul UDMR Târgu Mureş. Acesta a spus
că marea problemă din spitale este că medicii români nu ştiu să vorbească în limba maghiară
pentru a fi înţeleşi de pacienţii maghiari. ”Problema cea mai mare la ora actuală este că unii
nu pot să discute cu bolnavii. Când cineva suferă, e speriat, cum se poate exprima cel mai
bine, un om în dificultate, în necaz? Cel mai bine se poate exprima în limba maternă, pe limba
lui. Apar o grămadă de medici care habar nu au, nu pot să converseze cu bolnavii, nu pot să
vorbească în limba maghiară cu bolnavii. Asta este problema, nu invers. Toţi cei care intră la
UMF au examen de limba română, odată cu bacalaureatul să dea examene în limba română.
Sunt aici în calitate de profesor al acestei universităţi, care cunosc realitatea şi ştiu cât a fost
distrusă, în mod voit, secţia maghiară”, a susţinut Istvan Benedek. Acesta a invocat existenţa
unor ”probleme extraordinar de mari în management la nivelul UMF”, a arătat că există o
lege a educaţiei care trebuie respectată şi că ”ori respectăm legea, ori facem o facultate
separată”.AGERPRES

1.3.107 Deținutul evadat a fost capturat azi (2012-03-21 16:51)

Persoana privată de libertate DUKA JOZSEF ATTILA care, a părăsit incinta Gospodăriei
Agrozootehnice Sâncraiu de Mureş, marți 20 martie, a fost găsită şi reţinută azi 21 martie de
către o echipă formată din trei agenţi ai Penitenciarului Târgu Mureş, pe raza localităţii Târgu
Mureş, fiind depusă la penitenciar în jurul orelor 18,15. Pentru fapta sa deţinutul va fi inclus în
categoria persoanelor private de libertate cu grad sporit de risc, iar abaterea disciplinară va fi
analizată de Comisia de disciplină a penitenciarului.
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Totodată, Comisia pentru individualizarea regimului de executare a pedepsei din cadrul peni-
tenciarului va sesiza judecătorul delegat pentru executarea pedepselor privative de libertate
în vederea schimbării regimului de detenţie într-unul mai sever. Pe lângă măsurile dispuse
de administraţia locului de deţinere, această faptă se asimilează infracţiunii de evadare şi se
pedepseşte conform prevederilor din Codul penal.

Sursa: Penitenciarul Tîrgu-Mureș

1.3.108 Protestul cadrelor maghiare din UMF (2012-03-22 08:13)

Cadrele didactice maghiare de la UMF Târgu Mureş au luat act cu indignare de declaraţia
rectorului universităţii prof. dr. Constantin Copotoiu conform căreia studenţilor români s-ar fi
pretins învăţarea limbii maghiare, ca şi condiţie pentru absolvirea facultăţii.

Considerăm că asemenea afirmaţii nedovedite bazate pe zvonuri nefondate sunt nişte mani-
festări periculoase, cu tendinţă de a crea tensiuni interetnice şi de a influenţa opinia publică
referitoare la proiectul de Hotărâre de Guvern care propune soluţionarea situaţiei create la
UMF. Situaţia prezentă se datorează conducerii UMF care a refuzat în repetate rânduri să
aplice Legea Educaţiei Naţionale nr. 1/2011.

Rectorul UMF a declarat că în momentul în care dânsul a ajuns la Tg-Mureş, 80 % dintre cadrele
didactice au fost maghiare, atunci cum se explică faptul că Dumnealui a absolvit facultatea
noastră, a avut o carieră universitară strălucită, şi după 40 de ani petrecuţi în oraşul nostru nu
are cunoştinţe de limbă maghiară, ceea ce nici nu i s-a pretins vreodată. Punctual, referitor la
cele trei clinici invocate în declaraţia amintită:

Secţia clinică de cardiologie a şi făcut deja publică o declaraţie de presă semnată inclusiv de
către cadrele române în care se delimitează de afirmaţiile rectorului. În momentul de faţă la
cele 5 clinici universitare de chirurgie din Târgu Mureş numai la Clinica de Chirurgie II. sunt 2
asistenţi de limbă maghiară, raportul asistenţilor universitari de chirurgie la UMF fiind de 15/2,
iar la şef de lucrări 2/0. La clinica de chirurgie condusă de peste 20 de ani de însuşi rectorul
universităţii nu este angajat nici un cadru didactic de lb. maghiară. De asemenea la Disciplina
de Morfopatologie există un singur şef de lucrări şi un singur asistent de limbă maghiară care
sunt implicaţi în activităţile practice.

Totodată respingem şi acuzaţiile legate de învăţământul practic exclusiv în limba maghiară,
întrucât milităm pentru învăţământul practic în limba maghiară cu însuşirea concomitentă a
terminologiei de specialitate şi în limba română. De asemenea menţionăm că studenţii noştri
provin din sistemul educaţional românesc care au promovat bacalaureatul, inclusiv la limba
română, deci nici nu se pune problema necunoaşterii limbii române.
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Reprezentanţii recunoscuți ai cadrelor didactice de limbă maghiară (membri senatului)

• prof. dr. Nagy Örs

• prof. dr. Szabó Béla

• prof. dr. Kovács Dezső

• conf dr. Sipos Emese

• prof. dr. Ábrám Zoltán prof. dr. Egyed Imre

• prof. dr. Szilágyi Tibor Conf. Dr. Szathmári Szabolcs

• conf. Dr. Lőrinczi Zoltán

1.3.109 Azi are lor audierea publică cu tema UMF (2012-03-22 08:17)

Vă reamintim de audierea publică organizată astăzi, joi, 22 martie 2012, de Universitatea de
Medicină și Farmacie din Tîrgu Mureș în parteneriat cu Academia de Advocacy şi Coaliția 52
Tîrgu Mureș. Audierea publică, intitulată “UMF Tîrgu Mureș - între multiculturalitate, standarde
de calitate, autonomie universitară şi prevederi legale” va avea loc în intervalul orar 11-13,
în amfiteatrul Facultăţii de Medicină Dentară, str. Gh. Marinescu nr. 38. Înregistrarea
participanţilor începe de la ora 9,45.

Până la ora expirării termenului-limită de trimitere a depoziţiilor scrise, s-au înregistrat câteva
zeci de astfel de materiale. Între cei care au trimis depoziţii se numără profesorii universitari
Ecaterina Andronescu, fost ministru al Educaţiei, Ioan Pascu şi Marius Sabău – foşti rectori
ai UMF Tîrgu Mureş, Vasile Boloş, de la Universitatea “Petru Maior” din Tîrgu Mureş, Ioan
Rus, decanul Facultăţii de Ştiinţe Economice de la Universitatea “Dimitrie Cantemir” din Tîrgu
Mureş. Totodată, au trimis depoziţii reprezentanţi ai lumii medicale, profesori, medici, avocaţi,
reprezentanţi ai unor asociaţii de afaceri, de apărare a drepturilor omului, studenţi, oameni
politici şi jurnalişti din întreaga ţară.

O parte dintre depozanţi şi-au exprimat opţiunea de a-şi susţine verbal punctul de vedere în
cadrul audierii publice. Toate depoziţiile vor fi disponibile pe site-ul Universităţii la scurt timp
după eveniment. Vor susţine depoziţii, printre alţii, profesorul Hollanda Dionisie, avocatul
Kincses Elod şi consilierul Peti Andras.

Sursa: Comisia de iniţiere a audierii publice
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1.3.110 Borbely l-a demis ieri pe directorul INHGA (2012-03-22 08:23)

Ministrul Mediului şi Pădurilor, Laszlo Borbely, a declarat, miercuri, la Miercurea Ciuc că a
luat decizia demiterii directorului Institutului Naţional de Hidrologie şi Gospodărire a Apelor
(INHGA), alte măsuri suplimentare urmând să fie luate după ce Corpul de Control va finaliza
verificările. ’Eu am luat această decizie de demitere (...) În momentul de faţă a fost o primă
măsură demiterea directorului şi a directorului economic. Trebuie să ştiţi că acest institut este
în subordonarea Autorităţii Naţionale Apele Române, ei fac numirile şi demiterile. Deci, am
dat dispoziţie la directorul general de la Apele Române să demită şi să numească interimar
pe cineva, urmând ca zilele următoare, dar nu mai mult de până luni, să verifice Corpul de
Control toate aspectele care ţin de aceste componente şi o să venim cu o nouă precizare sau
unele măsuri suplimentare care trebuie luate’, a declarat Borbely.

Directorul Institutului Naţional de Hidrologie şi Gospodărire a Apelor, Petre Stanciu, a fost
condamnat definitiv de magistraţii Curţii de Apel Bucureşti la un an şi zece luni de închisoare,
într-un dosar în care a fost acuzat de procurorii DNA de abuz în serviciu contra intereselor
publice şi fals intelectual în forma participaţiei improprii.

AGERPRES

1.3.111 TIFF programat anul acesta în intervalul 1-10 iunie (2012-03-22 08:27)

Festivalul Internaţional de Film Transilvania (TIFF), care se va desfăşura între 1 şi 10 iunie, va
prilejui iubitorilor celei de-a şaptea arte ’experienţe cinematografice inedite’, în secţiunile Su-
pernova şi Umbre, anunţă directorul artistic al TIFF, Mihai Chirilov. Două dintre lungmetrajele
care vor rula în secţiunea Supernova a festivalului - ’Tabu’ şi ’Keep the Lights On/Lasă luminile
aprinse’ - au fost prezentate în acest an la Festivalul de la Berlin.

Recompensat cu Premiul ’Alfred Bauer’ pentru cel mai inovator titlu din competiţia din acest
an de la Berlin şi cu Premiul Federaţiei Internaţionale a Criticilor de Film (FIPRESCI), filmul
’Tabu’, regizat de portughezul Miguel Gomes, este şi o poveste de dragoste şi o meditaţie
despre cinematografie şi memorie. Criticul de film devenit regizor a intrat în atenţia presei
după lungmetrajul ’A cara que mereces/Faţa pe care o meriţi’ (2004), prezentat anul trecut şi
la TIFF, în cadrul secţiunii Focus IndieLisboa.

Filmul ’Keep the Lights On’, în regia lui Ira Sachs, abordează fără prejudecăţi tema homosex-
ualităţii. Tot în secţiunea Supernova va fi proiectat filmul suedez ’Play’, distins în 2011 cu un
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premiu la Cannes. Pelicula porneşte de la un fapt real - copii care au jefuit sistematic alţi copii,
în centrul oraşului Goteborg, între 2006 şi 2008.

La TIFF va fi prezentat cinefililor, în secţiunea Umbre, şi un thriller-ul spectaculos, realizat
de regizorul coreean Na Hong-jin, intitulat ’The Yellow Sea/Marea galbenă’. Prezentat anul
trecut la Cannes, în secţiunea Un Certain Regard, filmul relatează povestea unui bărbat care
se angajează să ucidă pe cineva pentru bani şi sfârşeşte prin a fi ţinta tuturor.

Un vechi prieten al festivalului, Sebastian Lelio, se va întoarce anul acesta la TIFF, cu cel
mai recent film al său, ’El Ano del Tigre/Anul Tigrului’, proiectat anul trecut în competiţia
Festivalului de la Locarno. Lungmetrajul face o radiografie a unei ţări din America de Sud
devastate de cutremur în 2010 - Chile. Personajul principal este un deţinut care ia ţara la pas,
în căutarea familiei sale, imediat după ce închisoarea în care îşi ispăşea pedeapsa s-a dărâmat,
transformându-l într-un fugar. Sebastian Lelio a câştigat Trofeul Transilvania al TIFF în 2007, cu
filmul ’La Sagrada Familia’, apoi în 2008 a fost membru al juriului competiţiei festivalului, iar în
2010, creaţia sa ’Navidad/ În Ziua de Crăciun’ a fost favorita criticii, obţinând premiul FIPRESCI.

Serialul HBO ’Mildred Pierce’ (2011), care a primit foarte multe premii, va avea parte de
o proiecţie maraton la TIFF. Cele cinci episoade despre o femeie divorţată, care face faţa
recesiunii din anii ’30, dar nu şi relaţiei tensionate cu fiica sa, i-a adus actriţei Kate Winslet un
Premiu Emmy şi Globul de Aur pentru Cea mai bună interpretare feminină.

AGERPRES

Betty Chitimus (2012-05-31 12:58:29)
:(

1.3.112 Aeroporturile Cluj vs. Mureș în instanță - 1-0 (update)
(2012-03-22 08:37)

Preşedintele Consiliului Judeţean (CJ) Cluj, Alin Tişe, a declarat, marţi, că în urma de-
mersurilor făcute de forul pe care îl conduce, Tribunalul Cluj a suspendat decizia privind
taxele mici pe care le practică Aeroportul Târgu Mureş şi care ar reprezenta concurenţă
neloială pentru Aeroportul Internaţional Cluj-Napoca. Alin Tişe a explicat că aeroportul
mureşean practică o taxă de aeroport de numai 0,95 de euro/pasager, datorită subvenţiilor
primite de la CJ Mureş, în timp ce în cazul aeroportului clujean taxa respectivă este de 10 euro.

Pe 17 ianuarie, CJ Cluj a acuzat CJ Mureş de concurenţă neloială în ce priveşte finanţarea
Aeroportului Târgu-Mureş. ’CJ Mureş subvenţionează şi alocă direct bani pentru activitatea
Aeroportului Transilvania Târgu-Mureş şi face concurenţă neloială celorlalte aeroporturi din
regiune. Acest lucru contravine legislaţiei europene şi româneşti. Există hotărâri ale CJ Mureş
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de alocare de fonduri pentru activitatea aeroportului care vor fi atacate în contencios admin-
istrativ. Este concurenţă neloială pentru că în urma alocărilor de fonduri de la CJ, aeroportul
din Târgu-Mureş poate practica tarife aproape de zero şi atrage companii aeriene, astfel încât
elimină concurenţa cu celelalte aeroporturi ale regiunii, cum sunt cele din Cluj-Napoca şi Sibiu’,
a precizat, la acea dată, Alin Tişe.

AGERPRES

update

Legat de decizia Tribunalului Cluj, conducerea Aeroportului Transilvania Tîrgu-Mureș a făcut
următoarele precizări:

Aeroportul Transilvania Târgu Mureș practică taxe și tarife similare celor practicate de
majoritatea aeroporturilor din România. Apreciem ca fiind regretabilă disputa dintre
Consiliul Judeţean Cluj şi Consiliul Judeţean Mureş privind aeroporturile aflate în
subordinea lor, la fel cum sunt regretabile și acuzele gratuite lansate de preşedintele
Consiliului Judeţean Cluj, Alin Tişe referitoare la activitatea Aeroportului Transilvania
Târgu Mureș.

De la bun început, dorim să precizăm că, taxele şi tarifele practicate la Aeroportul
Transilvania Târgu Mureș nu sunt mici, ci taxele şi tarifele practicate de Aeroportul
din Cluj Napoca sunt exagerat de mari, faţă de toate celelalte aeroporturi din
România (implicit cel din Târgu Mureş), excepţie facând doar aeroporturile din
București. Sesizarea Comisiei Europene efectuată de Consiliul Județean Cluj cu
siguranţă va identifica atât situaţia existentă cât și motivele pentru care taxele şi
tarifele practicate de Aeroportul din Cluj Napoca sunt atât de ridicate, în raport cu
realitatea şi costurile din zonă, taxe care probabil acoperă cheltuieli de investiţii,
cheltuieli de funcţionare şi cheltuieli de personal nesustenabile.

Considerăm că este prematur să se facă speculaţii privind anularea taxelor şi
tarifelor de la Aeroportul Transilvania Târgu Mureș de către Tribunalul Cluj, fără a
avea sentinţa şi motivarea unei instanţe competente.

418 ©2024 www.punctul.ro



1.3. MARCH BlogBook

1.3.113 Smaranda Enache caută susținere la Budapesta (2012-03-22 10:41)

Cotidianul [1]24 de ore mureșene publică astăzi un articol despre presupusele negocieri
duse de Smaranda Enache la Budapesta cu reprezentanții FIDESZ pentru susținerea sa ca unic
candidat din partea maghiarimii la alegerile pentru funcția de primar la Tîrgu-Mureș.

Desemnarea unui candidat unic al comunităţii maghiare la fotoliul de primar al
municipiului Tîrgu-Mureş rămâne în continuare o miză atât pentru UDMR cât şi
pentru celelalte două formaţiuni politice maghiare din urbe. PCM cere prealegeri,
fraţii Benedek intră din nou în conflict, iar Smaranda Enache cere sprijin de la
Budapesta. Cel puţin aşa arată bursa zvonurilor cu mai puţin de 70 de zile până la
declanşarea campaniei electorale.

Restul articolului este disponibil [2]aici.

Sursa: 24 ore mureșene

1. http://www.24deoremuresene.ro/acasa.html
2. http://www.24deoremuresene.ro/articole/detalii-stire/articol/sprijin-de-la-budapesta-pentru-smaranda-enac
he.html

DM (2012-03-22 18:35:58)
"..Cel puţin aşa arată bursa zvonurilor..". mersi de recomandare, "bursa zvonurilor" lui Giurgea este
demna de o stire pe acest site.

1.3.114 Victorie pentru BC Nova Vita (2012-03-22 14:43)

BC Nova Vita Tîrgu-Mureş a învins, aseară, pe teren propriu, cu scorul de 57-52 (15-15, 22-9,
6-16, 14-12) formaţia BCM Danzio Timişoara, într-un joc din etapa a XXIX-a a Diviziei A de
baschet feminin. Tîrgumureşencele au izbutit, astfel, să răzbune eşecul din tur, când au cedat
pe final, după ce au condus tot timpul ostilităţile.

Primul sfert a fost foarte echilibrat, fetele noastre distanţându-se, însă, în cel de-al doilea, când
au reuşit o prestaţie apropiată aşteptărilor. La reluare, profitând de apatia târgumureşencelor,
oaspetele au început o veritabilă cursă de urmărire, dar concentrarea de pe final a elevelor lui
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Mladen Jojic a fost determinantă, permiţându-le să încheie cu un succes ultima reprezentaţie
de acasă din sezonul regulat.

Cherrise Graham a avut o evoluţie excelentă (26 de puncte, 6 recuperări, 2 pase decisive).
Ea a fost completată de Bojana Vulic, autoarea unui spectaculos double-double (12 puncte
şi 15 recuperări, plus 2 pase decisive). Pentru tîrgumureşence au mai punctat : Veronica
Hicks (5 puncte, 5 recuperări, o pasă decisivă), Cristiana Cutaş (5 puncte, 4 recuperări, o
pasă decisivă), Dragana Gobeljic (5 puncte, 3 recuperări, 2 pase decisive), Catherine Scanlon
(2 puncte, 3 recuperări), Adina Pop (2 puncte, 2 recuperări, o pasă decisivă) şi Alexandra Cutaş.

Cu 51 de puncte şi 22 de victorii la activ, BC Nova Vita ocupă, momentan, locul 4 în clasamentul
Diviziei A. Fetele noastre vor înfrunta sâmbătă, 24 martie, în deplasare, în cadrul ultimei runde
a sezonului regulat, pe CSBT Alexandria, într-un meci hotărâtor pentru configuraţia primei
faze a play-off-ului.

Sursa: BC Nova Vita

BC Nova Vita Tîrgu-Mureş a învins, aseară, pe teren propriu, cu scorul de 57-52 (15-15, 22-9,
6-16, 14-12) formaţia BCM Danzio Timişoara, într-un joc din etapa a XXIX-a a Diviziei A de
baschet feminin.

Tîrgumureşencele au izbutit, astfel, să răzbune eşecul din tur, când au cedat pe final, după ce
au condus tot timpul ostilităţile.

Primul sfert a fost foarte echilibrat, fetele noastre distanţându-se, însă, în cel de-al doilea,
când au reuşit o prestaţie apropiată aşteptărilor.

La reluare, profitând de apatia târgumureşencelor, oaspetele au început o veritabilă cursă
de urmărire, dar concentrarea de pe final a elevelor lui Mladen Jojic a fost determinantă,
permiţându-le să încheie cu un succes ultima reprezentaţie de acasă din sezonul regulat.

Cherrise Graham a avut o evoluţie excelentă (26 de puncte, 6 recuperări, 2 pase decisive).

Ea a fost completată de Bojana Vulic, autoarea unui spectaculos double-double (12 puncte şi
15 recuperări, plus 2 pase decisive).

Pentru tîrgumureşence au mai punctat : Veronica Hicks (5 puncte, 5 recuperări, o pasă
decisivă), Cristiana Cutaş (5 puncte, 4 recuperări, o pasă decisivă), Dragana Gobeljic (5
puncte, 3 recuperări, 2 pase decisive), Catherine Scanlon (2 puncte, 3 recuperări), Adina Pop
(2 puncte, 2 recuperări, o pasă decisivă) şi Alexandra Cutaş.

Cu 51 de puncte şi 22 de victorii la activ, BC Nova Vita ocupă, momentan, locul 4 în clasamentul
Diviziei A.

Fetele noastre vor înfrunta sâmbătă, 24 martie, în deplasare, în cadrul ultimei runde a
sezonului regulat, pe CSBT Alexandria, într-un meci hotărâtor pentru configuraţia primei faze
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a play-off-ului.

1.3.115 Concluziile audierii publice de azi de la UMF (2012-03-22 15:07)

Guvernul încalcă grav autonomia universitară în privinţa Universităţii de Medicină şi
Farmacie din Târgu Mureş, iar orice derogare de la standardele de calitate ARACIS creează un
precedent periculos, este concluzia audierii publice de joi, organizată de UMF în parteneriat
cu Academia de Advocacy şi Coaliţia 52 Târgu Mureş. Prof.univ.dr. Vasile Boloş, a arătat
în depoziţia sa că demersul UDMR încalcă grav Constituţia României, că Legea Educaţiei
nu defineşte clar ce înseamnă noţiunea de ’universitate multiculturală’ şi că modul în care
proiectul de Hotărâre de Guvern referitor la instituţia mureşeană de învăţământ a fost elaborat
are ca punct de plecare politicul.

Şi alţi vorbitori - printre care Cornel Brişcaru, Florin Buicu, Augustin Curticăpean, Silvia Duşa,
Marius Matuseri, Alexandru Petru Frătean - au condamnat ’intervenţia politică brutală în spaţiul
universitar’, faptul că este pus în discuţie un concept de drept, şi anume autonomia universi-
tară, arătând că una dintre consecinţele ingerinţei politicului în problemele UMF Târgu Mureş
va avea ca rezultat dispariţia universităţii. Vorbitorii au accentuat că segregarea şi separarea
universităţii este un regres şi va fi primul pas spre dispariţia instituţiei de învăţământ, adică şi
a liniei române şi a celei maghiare, şi că situaţia de la UMF a fost artificial creată de Guvern.

Deputatul Ciprian Dobre a subliniat în cadrul dezbaterii că şi în prezent 37 % dintre studenţi
învaţă în limba maghiară la UMF Târgu Mureş, că multiculturalismul înseamnă acceptarea de
către majoritate şi a altor culturi, în timp ce multilingvismul invocat de partea maghiară nu
înseamnă segregare, ci învăţarea mai multor limbi. ’De ce se înfrânge criteriul autonomiei
universitare? Simplu, o singură autonomie nu este pe placul mediului politic maghiar, nu
le place şi nu acceptă autonomia universitară’, a arătat deputatul Dobre, care a invocat în
susţinerea celor afirmate Directiva Europeană 36/2005, privind recunoaşterea calificărilor
profesionale. În plus, vorbitorii au subliniat că atât timp cât instanţele de judecată trebuie
să se pronunţe asupra valabilităţii Cartei Universitare, Guvernul României, prin promovarea
unui proiect de HG referitor la UMF Târgu Mureş ’încalcă principiul separaţiei puterilor în stat’.
Fostul rector al UMF Târgu Mureş, prof.univ.dr. Ioan Pascu, a ţinut să arate că în această
universitate nici un maghiar nu a fost discriminat, că ingerinţa politicului este maximă şi că şi
profesorii maghiari sunt victime ale acestei implicări.

De cealaltă parte, depozanţii care au fost în favoarea creării unei universităţi maghiare au
subliniat că discriminarea minorităţilor nu este permisă de Constituţia României, iar acest fapt
se traduce prin faptul că ’se garantează autonomia universitară a cadrelor maghiare’. Unul
dintre consilierii locali ai UDMR, Andras Peti, a arătat că UMF Târgu Mureş este ’folosită ca temă
şi subiect de campanie electorală’, că UDMR nu este partid politic, ci o uniune de reprezentare
a punctului de vedere al comunităţii maghiare, şi că din cele trei universităţi multiculturale
prevăzute în Legea Educaţiei, doar Universitatea de Medicină şi Farmacie nu s-a conformat.
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Concluziile audierii publice cu tema ’UMF Târgu Mureş - între multiculturalitate, standarde de
calitate, autonomie universitară şi prevederi legale’ vor fi înaintate Guvernului României.

Vicepreşedintele UDMR Laszlo Borbely a declarat joi, la Bistriţa, că în momentul de faţă
Senatul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) Târgu Mureş se află în ilegalitate, deoarece
nu a pus în aplicare prevederea din legea educaţiei legată de obligativitatea înfiinţării unei
linii în limba maghiară. Borbely spune că este ’foarte trist’ că s-a ajuns atât de departe
în această chestiune, considerând că totul reprezintă ’o problemă pur administrativă’. ’Eu
sunt foarte trist că am ajuns aici. O problemă pur administrativă care nu spunea altceva
decât că sunt trei universităţi multiculturale în România, precizate în lege: Babeş-Bolyai,
Universitatea de Arte Târgu Mureş şi UMF Târgu Mureş. Nu spune altceva decât - şi ceea ce
s-a făcut fără niciun fel de ştire în presă la Babeş-Bolyai şi la Arte - ca să se înfiinţeze acele
linii cu predare în limba maghiară, care ce înseamnă: şi până acum a fost educaţie în limba
maghiară, şi până acum la UMF aproape jumătate din studenţi învaţă în limba maghiară, aşa
cum a fost tradiţia nu de azi, de ieri, ci de 50 de ani; nu trebuia să se facă altceva decât, prin
înfiinţarea acestei linii, să se depăşească acea fază păguboasă prin care nu puteau ei să se ad-
ministreze, cu profesori care să predea la această secţie, cu tot personalul’, a declarat Borbely.

În opinia vicepreşedintelui UDMR, autonomia universitară nu este afectată, iar responsabil de
nerealizarea chestiunilor ’administrative’ este Senatul UMF, care se află ’în ilegalitate’. ’Acest
lucru trebuia să îl facă Senatul, conform legii. Senatul, în momentul de faţă, e în ilegalitate
şi una este autonomia universitară, care e sfântă, şi alta este aplicarea legii. Aşa cum eu în
Parlament, cu cele 7 % ale UDMR, nu pot să rezolv unele probleme pentru că nu am 51 %,
decât dacă am unele garanţii legale - şi de aceea s-au introdus unele prevederi în legătură cu
minorităţile naţionale (...). În momentul de faţă sunt în ilegalitate. S-a rezolvat problema la
Babeş-Bolyai şi la Universitatea de Arte fără niciun fel de problemă şi acolo există aceste linii.
Nu putem să rezolvăm decât prin hotărâre de guvern, nu prin ordonanţă’, spune Borbely.

Liderul UDMR consideră că Senatul UMF ’s-a ambalat într-un joc politic’, dar speră ca problema
să fie tranşată săptămâna viitoare, în şedinţa de guvern. ’Eu ştiu foarte bine şi conducerea
UMF, ei s-au ambalat într-un joc politic care, dacă e an electoral, probabil unii mai vor să
câştige nişte voturi, s-au ambalat, dar eu sper ca săptămâna viitoare să fie pe ordinea de zi a
şedinţei de guvern şi va fi adoptată aceatsă hotărâre care, repet, nu face altceva decât rezolvă
problema ilegalităţii funcţionării în momentul de faţă a UMF Târgu Mureş’, a precizat Borbely.
Laszlo Borbely consideră ’caraghios’ modul în care a fost discutată problema UMF şi spune că
UDMR nu ar fi intervenit dacă universitatea rezolva problema în urmă cu şase luni. ’Mi se pare
caraghios, sincer, ca după 22 de ani să se facă atâta tam-tam pe o problemă care putea să fie
rezolvată acum şase luni de zile la nivelul universităţii şi nu se ajungea aici. Nimeni n-a vrut
să intervină dacă rezolvau ei problema pe cale amiabilă’, a spus Borbely.

Vicepreşedintele UDMR nu se teme nici de ameninţarea opoziţiei că va depune moţiune de
cenzură dacă proiectul de lege va fi adoptat de către guvern. ’Evident opoziţia, mai ales că
suntem mai apropiaţi de alegeri, încearcă să fructifice orice moment. Opoziţia are dreptul
să depună moţiune de cenzură, a mai depus şi evident că va fi discutată în Parlament’, a
comentat Laszlo Borbely intenţia USL. El afirmă, însă, că UDMR îşi menţine intenţia de a ieşi
de la guvernare dacă proiectul de hotărâre nu va fi pus în aplicare la UMF Târgu Mureş. ’Noi
nu putem merge mai departe dacă nu se respectă legea, în general vorbind, dar acum este
clar că este o sensibilitate şi a comunităţii maghiare, evident, trebuie să o recunoaştem. De
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fapt ceea ce decidem săptămâna viitoare este în programul de guvernare - nu în mod explicit
UMF, ci am introdus în programul de guvernare acel pasaj din legea educaţiei care spune
că obligatoriu trebuie să se înfiinţeze aceste linii, deci nu este la cheremul universităţii să
înfiinţeze sau nu, pentru că de fapt ei consfinţesc o stare de fapt. Este un punct de răscruce,
aşa e’, a conchis Borbely

AGERPRES

1.3.116 Concert Goran Bregovic, la Tîrgu-Mureș, în 17 iunie (2012-03-22 15:38)

Cunoscutul artist va efectua două concerte în Transilvania la jumătatea lunii iunie. Pe
data de 17 iunie, de la ora 20:00, Goran Bregovic va concerta în Sala Polivalentă de la
Tîrgu-Mureș. Dacă ratați acest concert, în data de 18 iunie, tot de la ora 20:00 îl puteți vedea
pe Goran Bregovic la Sala Polivalentă din Cluj-Napoca. Concertul este organizat de Amprenta
Advertising, iar partener media este Europa FM. (C.H.)

1.3.117 Ministerul a decis: Copotoiu demis, Azamfirei interimar
(2012-03-22 16:01)

[1] Ministerul Educaţiei, Cercetării, Tineretului şi Sportului (MECTS) a emis un ordin
de încetare a mandatului rectorului Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş,
prof.univ.dr. Constantin Copotoiu, şi l-a numit, începând de joi, pe prof.univ.dr. Leonard
Azamfirei (foto) ’ordonator interimar de credite’. Leonard Azamfirei va ocupa astfel funcţia de
rector interimar, întrucât MECTS nu a anunţat deocamdată dacă validează sau nu alegerile
din data de 22 februarie, când acesta a fost ales cu 53,68 % din voturile exprimate.

Mandatul de rector al lui Constantin Copotoiu urma să înceteze pe 31 martie, dată până la
care Ministerul Educaţiei ar fi trebuit să se pronunţe dacă recunoaşte sau nu alegerile de la
UMF Târgu Mureş.

’Nimeni nu mai înţelege nimic. Niciunde în lege nu scrie de interimat. Doar rectorul este
ordonator de credite. Carta UMF Târgu Mureş este în justiţie. Eu zic că este un abuz în serviciu’,
a declarat fostul rector al UMF Târgu Mureş, Constantin Copotoiu.
AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/Azamfirei-Leonard.jpg
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dr.X (2012-03-22 16:41:38)
da,se pare ca din nou avem parte de un complor,un nou compromis la umftgm...deci copotoiu a fost
demis pt ca nu a respectat legea?sa fie oare asa?sau poate vazand ca nu au scapare, in fata un complot
bine orchestrat de catre udmr , au hotarat sa bata palma cu "alesii romanilor" santajati? interesanta
o sa fie perioada ce urmeaza pt ca am presimtirea ca o sa sse produca schimbari impresionante in
cadrul umf,schimbari care bineinteles o sa produca "valuri",bogatia unora se produce pe saracimea
altora...si eu am impresia ca romanii incep sa fie din ce in ce mai "saraci"

Mariana (2012-03-23 18:42:14)
Rusine,mare!!!Domnul rector Copotoiu oricum ar fi plecat peste cateva zile, fara sa fie demis! Din
februarie este ales doomnul profesor Azamfirei,de aceea nu are cum sa fie interimar deoarece a fost
ales de Senatul Universitatii din primul tur de scrutin in locul domnului Copotoiu. Imi pare foarte rau
de ceea ce i s-a intamplat domnului Copotoiu pentruca dupa o viata dedicata acestei facultati trebuie
sa o paraseasca pe usa din dos!

Mariana (2012-03-23 18:52:34)
Muresenii nu isi vor lasa facultatea ,de aceea ar fi de dorit ca actualul guvern sa nu scoata oamenii in
strada pentruca si asa este "saracie lucie "si o nemultumire generala! De data aceasta daca guvernul
risca asta,nimeni nu va mai putea sa puna pace intre guvern si oamenii nemultumiti cu toate maririle
salariale care pot fi reale sau nu! Vor iesi in strada si celelalte orase din Ardeal in semn de solidaritate
pentruca desigur ca in curand ca urma Clujul si celelalte.De aceea ar fi de dorit ca facultatea sa
ramana cum este, deoarece au loc acolo si romanii si maghiarii si studentii straini. Si in 89 s-a lasat cu
lucruri grave tot pornind de la maghiari,de aceea este pacat sa riste careva,sa scoata oamenii in strada!

Jorge (2012-05-20 04:00:02)
Sa intelegem ca astceea sunt intrebari retorice care nu mai au nevoie de raspuns si ca totul e clar de
pe acum?! Domnu Tardea, catre cine ati adresat aceste intrebari daca e sa ne gandim la o finalitate
concreta a problemei expuse mai sus?

1.3.118 Declarații după FCM-Steaua: au fost dezumflate mingile
(2012-03-23 07:17)

Antrenorul echipei Steaua Bucureşti, Ilie Stan, a declarat joi seara, la Târgu Mureş, după
meciul pierdut în faţa echipei Fotbal Club Municipal, că a fost surprins de faptul că în a
doua repriză mingile cu care s-a jucat au fost dezumflate. ’M-a surprins a doua repriză cu
fragmentările de joc şi cu mingile dezumflate. În 2012, cu asta m-au surprins. Sigur, dar asta
este fiecare încearcă să îşi câştige punctele pentru că au o situaţie grea şi fac orice. Dacă
e grav sau nu asta rămâne de văzut. Dar nu e problema că am pierdut din cauza mingilor...
Prima repriză s-a jucat cu mingi normale, a doua repriză nu s-a mai jucat cu mingi normale, vă
spun eu. Dar nu asta este important, v-am spus că nu din cauza mingilor am pierdut, dar este
un factor important în economia jocului. Sunt lucruri care nu par extraordinar de importante,
dar în economia jocului contează’, a declarat Ilie Stan.
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În privinţa meciului de la Târgu Mureş, Stan a spus că trebuia să vină şi un eşec, însă ’nu acum
şi nu în etapa aceasta’. ’Nu am reuşit să înscriem la începutul jocului, am luat golul pe care
l-am luat şi în a doua repriză din 45 de minute s-a jucat 15 minute. Sunt supărat de faptul că
nu am reuşit să înscriem şi că dacă reuşeam să înscriem poate altfel ar fi fost rezultatul jocului.
Am greşit foarte mult la construcţie, nu am reuşit să facem presingul pe care l-am făcut în
ultimul timp şi atunci când nu reuşeşti să joci sus şi nu faci un presing colectiv şi iei gol din
faze fixe’, a mai spus antrenorul steliştilor. Acesta a remarcat că prin venirea lui Ioan Ovidiu
Sabău la FCM Târgu Mureş s-a văzut o schimbare, în defensivă ’pentru că îl ştiam pe Neluţu
(Sabău -n.r.) că o să vină cu 5 fundaşi şi 2 închizători şi ne va fi foarte greu să deschidem’. Ilie
Stan s-a arătat încrezător în Steaua Bucureşti în lupta pentru titlul de campioană, precizând
că mai sunt multe etape de jucat.

Antrenorul FCM Târgu Mureş, Ioan Ovidiu Sabău, le-a mulţumit jucătorilor săi pentru prestaţia
avută în meciul cu Steaua, care le-a adus victoria cu 1-0, arătând că jucătorii săi au avut carac-
ter şi au demonstrat că FCM poate să arate ca o echipă care se poate salva de la retrogradare.
Sabău a spus că jucătorii săi au blocat foarte bine atacurile adverse, au făcut presing foarte
sus, iar jocul tactic a reuşit foarte bine, în special în prima repriză. ’Am arătat că o echipă care
vrea să se salveze şi este o victorie meritată (...) Dacă vom juca cum am jucat astăzi, putem
să ne batem cu orice echipă’, a spus Sabău, care a precizat că cine joacă va face parte din
echipă, mai ales că ’se va juca totul până la finalul campionatului’, iar cine nu, va pleca de la
FCM. În privinţa acuzaţiilor cu privire la dezumflarea mingilor, Sabău a spus că ’nu ne ocupăm
de aşa ceva’ şi că atunci când pierzi e normal să se găsească motive. Ioan Ovidiu Sabău
a ţinut să sublinieze că nu are ce să reproşeze predecesorului său, Marius Lăcătuş, arătând
că acesta este ’un profesionist, un om deosebit’, care ’a încercat să facă numai lucruri bune
aici’ şi că ’nu mi-am permis niciodată să îl critic, să îmi dau cu părerea despre ce a făcut el aici’.

La finalul partidei de la Târgu Mureş, finanţatorul Stelei, Gigi Becali, l-a acuzat pe arbitrul Cristi
Balaj că ar fi defavorizat echipa sa şi a solicitat DNA să vină să îl aresteze. ’O să dăm acum
campionatul CFR şi lui Cristi Balaj (...) I-a dat CFR sute de mii, el trăgea de timp la mişto cu
banca de rezerve şi cu antrenorii (...) La război a fost. Nu ai ce să faci decât să îl bagi la
puşcărie pe Balaj şi cu asta basta, sau să îl iei să îl spânzuri pe Balaj. Sau să scoţi CFR-ul -
unde e DNA-ul? - să scoţi CFR-ul în Divizia B şi pe Balaj direct la puşcărie’, a afirmat Becali.

AGERPRES

1.3.119 Fostul primar de la Cluj, în arestul de la Tîrgu-Mureș
(2012-03-23 07:21)

Fostul primar al municipiului Cluj-Napoca, Sorin Apostu, şi omul de afaceri Călin Stoia au
fost transferaţi în cursul zilei de joi la Penitenciarul din Târgu Mureş, unde se va judeca procesul
în care ei sunt acuzaţi de corupţie. Purtătorul de cuvânt al Penitenciarului Gherla, Dan Donciu,
a confirmat, joi, pentru AGERPRES, informaţia, dar nu s-a putut pronunţa în privinţa duratei
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transferului celor doi.

Pe 7 martie, Curtea de Apel Cluj a dispus scoaterea de pe rol a dosarului penal al lui Sorin
Apostu şi trimiterea cauzei la instanţele judecătoreşti din Mureş. ’Curtea de Apel Cluj a dispus
azi, 7 martie 2012, scoaterea de pe rol a dosarului penal privind pe Apostu Sorin şi alţii
şi trimiterea cauzei spre competentă soluţionare Curţii de Apel Târgu Mureş, luând act de
sentinţa penală nr. 271 din 20 februarie 2012 prin care Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a
admis cererea formulată de inculpatul Apostu Sorin şi a dispus strămutarea cauzei în favoarea
Curţii de Apel Târgu Mureş’, preciza, la acea dată, purtătorul de cuvânt al Curţii de Apel Cluj,
judecătorul Claudia Ilieş.

Pe 9 noiembrie, Sorin Apostu a fost reţinut de DNA şi apoi arestat printr-o decizie a Curţii de
Apel Cluj sub acuzaţia că a luat mită în schimbul încheierii unor contracte legate de asigurarea
parcului auto şi de salubrizare. De asemenea, Călin Stoia, administrator al companiei de
salubrizare Brantner Vereş, a fost arestat pentru dare de mită. Pe 15 februarie, Sorin Apostu a
demisionat din funcţia de primar al municipiului Cluj-Napoca.

AGERPRES

1.3.120 Basarabia Romana, marti 27 martie, la Bibliotecă (2012-03-23 07:29)

Marti, 27 martie, de la orele 17, la Biblioteca Judeteana, Sala de lectura (etaj II) are loc
Basarabia Romana. Invitatul editiei este dl. Vasile Soimaru, nascut la 30 aprilie 1949, in
satul Cornova, raionul Ungheni. A absolvit Facultatea de Economie a Institutului Politehnic din
Chsinău, cu specialitatea Economia Muncii (1967-71). Din activitatea domniei sale:

• Doctor cu teza Prognozarea productivitatii muncii in industria RSSM, titlu obtinut la Uni-
versitatea din Sankt Petersburg (1978)

• Cadru universitar - asistent, lector superior, conferentiar, prodecan al facultatii de
Economie a Universitatii de Stat din

• Chisinau - toate functiile indeplinite pe durata 1977-1991

• Deputat in Parlamentul Moldovei, vicepresedintele Comisiei pentru Economie si Buget -
intre 1990-1994

• Vicerector al Academiei de Studii Economice din Moldova - 1991-1994

• Consultant superior in parlamentul Moldovei - 1998-2001

• Deputat in parlamentul Moldovei, vicepresedintele Comisiei pentru Economie, Industrie si
Privatizare - 1998-2001

426 ©2024 www.punctul.ro



1.3. MARCH BlogBook

• In prezenat, conferentiar universitar la Catedra de Management Social al Academiei de
Studii Economice din Moldova

Pasionat de fotografie, este autorul Albumului monografic Romanii din jurul omaniei in imagini,
care va fi lansat cu aceasta ocazie. Din delegatie vor mai face parteVlad Pohila, jurnalist,
redactor-sef al revistei Bibliopolis din Chisinau, prefatatorul Albumului, Zoltan Rostas - prof.
univ. dr. in sociologie, de la Universitatea Bucuresti și Marcel Porumbescu - maestru fotograf.

Sursa: Biblioteca Județeană

1.3.121 Prefectul a interzis arderile de miriști (2012-03-23 08:59)

Ca urmare a numeroaselor incendii de vegetaţie din ultimele zile, care s-au extins şi au afectat
importante suprafeţe de pădure şi imobile, şi pentru a evita producerea de victime omeneşti şi
alte pagube matriale, prefectul judeţului Mureş, Marius Paşcan, a emis joi, 22.03.2012, ordinul
nr. 109, care prevede că pe raza judeţului Mureş se interzice arderea miriştilor, vegetaţiei
uscate şi a resturilor vegetale, până la data de 31 decembrie 2012. Încălcarea acestui ordin
se pedepseşte conform HG 537/2007 cu amendă de la 1.000 la 2.500 de lei. Ordinul a fost
adus la cunoştinţa tuturor primarilor din judeţul Mureş, cărora li s-a recomandat să-l prezinte
fermierilor.

1.3.122 Spectacol de muzică acustică și versuri (2012-03-23 12:29)

Ovidiu Scridon și Silvan Stâncel vor susține sâmbătă, de la ora 20:00, la Teatrul Scena
un spectacol de muzică live acustică îmbinată cu poezie. Cu această ocazie va fi prezentat
publicului și un volum de versuri ale lui Ovidiu Scridon. Concertul de la Tîrgu-Mureș este al
treilea dintr-o serie care a început ieri (n. red. joi) - un turneu intitulat „Pentru ea”, dedicat
în principal femeii. Spectacolul va fi de fapt o combinație de mai multe stiluri de muzică,
abordate cu mai multe instrumente muzicale. În plus, totul va avea și o parte de improvizație.

Spectacolul susținut de Ovidiu Scridon și Silvan Stâncel va fi al doilea eveniment de acest fel
organizat de Teatru Scena în colaborare cu cei doi artiști.
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1.3.123 Cel mai mare parc solar din ţară la Târnăveni (2012-03-26 01:30)

Primarul municipiului Târnăveni Tîrnăveni, Adrian Matei, împreuna împreună cu Ressa
Diana Mariana, administratorul societăţii Sol Stark Power din Timişoara, care câştigat licitaţia
pentru construcţia celui mai mare parc solar din România şi al doilea ca mărime din Europa,
care urmează să fie amplasat la Târnăveni, au semnat joi 15 martie contractul dintre Primărie
şi investitor.prin care se va construi la Tîrnăveni cel mai mare parc solar din România şi al
doilea ca mărime din Europa

Astfel, municipiul Târnăveni Tîrnăveni va deveni un important producător de energie electrică.
Investiţia va ajunge la peste 72 de milioane de euro, iar panourile solare vor fi amplasate în
zona Râioasa. Primăria Târnăveni Tîrnăveni va câştiga în urma redevenţei plătite de investitor
peste 50.000 miliarde de lei vechi anual; . Panourile se vor întinde pe o suprafaţă de peste 100
de hectare. Cu acest prilejÎn plus vor fi create şi aproximativ 20 de locuri de muncă. Puterea
instalată a centralei fotovoltaice va fi de 36 de MWH. În maxim trei luni, termen prevăzut
pentru obţinerea tuturor autorizaţiilor, va fi demarată construcţia parcului. Societatea a
achitat suma de 4.100 de lei pentru obţinerea certificatului de urbanism.

„Am decis să investim în Târnăveni datorită potenţialului fantastic al zonei pentru dezvoltarea
acestui gen de parcuri, existând o turbiditate scăzută şi un număr mare de zile însorite. Dacă
nu există contestaţii şi semnăm contractul de concesiune în termen, estimăm o perioadă
de trei luni pentru obţinerea avizelor necesare, cum ar fi avizul tehnic de racordare de la
Electrica şi autorizaţia de construire, care sunt critice pentru construirea parcului fotovoltaic.
Despre finanţare vă pot spune că avem un contract de finanţare semnat cu un fond mare
de investiţii specializat în finanţarea proiectelor de energie regenerabilă, prin care urmărim
să finaţăm execuţia parcului imediat ce obţinem toate avizele necesare. Din cauza clauzelor
de confidenţialitate prezente în contract, nu putem divulga în acest moment mai multe
informaţii”, a afirmat reprezentantul societăţii.

Terenul va putea fi utilizat în continuare pentru păşunat, ceea ce va mulţumi fermierii din
zonă. Vor fi create 150 de locuri de muncă pentru construcţia parcului. Parcul ce va conţine
peste 150.000 de panouri fotovoltaice, peste 5 cinci kilometri de linie electrică subterană şi
peste 300 de kilometri de cabluri electrice în interiorul parcului. În plus, structura de prindere
a panourilor solare va fi realizată ecologic, fără fundaţii din beton, astfel că fondul vegetal din
zonă nu va fi afectat.

Mircea Barbu
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cosmin (2012-04-17 12:37:06)
foarte bine,dar noi cetatenii cu ce alegem..........

1.3.124 La Reghin s-a schimbat faţa oraşului (2012-03-26 01:35)

Peste doar câteva luni politicienii se vor alinia la start pentru câștigarea unui mandat de 4

ani în fotoliul călduț de edil. Lupta electorală a început deja, iar politicienii se bat cu pumnu-n

piept că au făcut și au dres. Totuși de cele mai multe ori marile realizări se fac pe ultima sută

de metri pentru ca nu cumva „prostimea” să le uite în cabina de vot. Ce s-a făcut la Reghin în

ultimii patru ani și care sunt proiectele începute în 2012, an electoral, citiți în continuare …

2009 – 13 puncte de investiții

La capitolul investiţii din bugetul local pe anul 2009 administraţia locală din Reghin are trecute
13 puncte. Cele mai mari sume au fost alocate pentru reabilitarea străzilor şi trotuarelor din
cartierele Iernuţeni, Libertăţii şi Făgăraşului, fiind vorba îin total de 4 4.011 011.000 lei. În
acelaşi an au fost reabilitate străzile Pictor Grigorescu, Mihai Eminescu, Spitalului, Crinului,
Susenii Noi, Petru Maior şi podurile de pe strada Gării şi Iernuţeni, valoarea totală a lucrărilor
ridicându-se la 1 1.745 745.000 lei.

Reghinenii au primit în anul 2009 şi primul sens giratoriu din oraş, acesta fiind amenajat
la intersecţia DN15 cu cartierul Libertăţii. Valoarea investiţiei din bugetul local se ridică în
acest caz la 1 1.196 196.000 lei. O altă investiţie importantă a administraţiei locale a fost
şi extinderea iluminatului public în cartierele Unirii, Gării, Salcâmilor, Făgăraşului şi Rodnei,
precum şi pe strada 1 Decembrie 1918. Lucrările au costat puţin peste 1 050 000 lei.
D

in fonduri guvernamentale, în primul an de după ultimele alegeri locale, a fost realizată
investiţia numită “ „Sistem integrat de reabilitare a apei potabile şi a staţiilor de epurare a
apelor uzate..” , fiind vorba despre lucrări în valoare de 1 1.285 285.772 de lei. Tot la capitolul
fonduri guvernamentale trebuie menţionat şi blocul de locuinţe sociale din strada Salcâmilor.
Apartamentele de aici au fost destinate persoa persoanelor evacuate din casele naţionalizate,
valoarea lor fiind de circa

5. 270 .000 de lei, sumă la care cofinanţarea Consiliului Local al municipiului Reghin a fost de

630 630.000 de lei. O altă investiţie importantă a anului 2009 , din fonduri guvernamentale,

este modernizarea străzilor din cartierul Apalina , (unde locuiesc reghineni de etnie rromă)„
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Şoimilor şi Căprioarei. Vorbim aici de 100 0.000 de euro, cofinanţarea administraţiei locale

fiind de 30 000 de lei.

2010

Anul 2010 a adus semafoarele din centrul oraşului. Lucrările s-au realizat din bugetul local şi

au costat circa 67 67.500 de lei. În acelaşi an, din fonduri proprii administraţia a pavat cartierul

Mihai Viteazu, a infiinţat înfiinţat sensul giratoriu şi a montat balizele de dirijare din cartierul

Unirii şi au fost asfaltate străzile Ion CreangaCreangă, Dealului, Porumbei, Teilor, Iernii, Nouă,

Izvorului, Nicolae Bălcescu, valoarea asfaltărilor ridicându-se la aproximativ 893 893.000

de lei. Tot în 2010 şi tot din fonduri provenite de la bugetul local, la Reghin a fost extinsă

canalizarea menajeră pe străzile Viilor, Muncitorilor şi Pometului, au fost montate modernele

aparate de fitness din Parcul Central, incinta Ştrandului şi Parcul tineretului Tineretului si

și s-a extins iluminatul public pe străzile LapuşneiLăpuşnei, Vişinilor, Koss Ferenc, Viilor,

Ghiocelului şi Kemeny Jáanos. În total, capitolul investiţii din fondurile de la bugetul local pe

anul 2010 include 17 puncte. Din fonduri guvernamentale, putem menţiona la anul 2010

reabilitarea şi extinderea parcurilor publice din cartierele Rodnei, Unirii şi Parcul Tineretului,

valoarea lucrărilor fiind de circa 713 000 lei. În acelaşi an au fost depuse pentru finanţare

nerambursabilă alte 3 proiecte, unul în valoare de 2 200 000 de euro pentru modernizarea

şi extinderea reţelei de alimentare cu apă, , unul pentru modernizarea producerii energiei

termice la Spitalul Municipal şi unul pentru instalarea de sisteme de încălzire cu energie solară

la grădiniţele din oraş.

2011- în pregătirea electoralului 2012

Anul următor ( 2011) a adus l canalizare pe străzile Lungă şi Porumbei, amenajarea intersecţiei
străzilor Pandurilor cu Unirii printr-un sens giratoriu şi canalizare pluvială în Piaţa mică. Tot
îin 2011 s-a reabilitat podul peste pârâul Trandafirilor, lucrare care a costat circa 77 77.000
de lei. Anul trecut a fost anul în care la Reghin s-au demarat investiţii importante cu termen
de finalizare 2012. Trebuie menţionată aici înfiinţarea unui parc de agrement în zona Pădurii
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Rotunde, parc pe care reghinenii îl aşteaptă cu nerabdarenerăbdare. Va fi un loc cu terenuri
de joacă pentru copii, cu bazine de înnot înot, terenuri de sport şi tot felul de minunăţii ce vor
acoperi necesitătile necesitățile de distracţie în aer liber începând cu această vară. Valoarea
totală a investiţiei este de circa 2 2.500 500.000 lei. Tot iîn această vară se va da în folosinţă
o pistă pentru biciclişti , investiţie care face parte dintr-un proiect amplu de realizare a unor
zone verzi dotate cu instalaţii de joacă pentru copii, locuri pentru activităţi sportive, mobilier
de microarhitectură urbană, îin principal pe malul canalului Morii . Vorbim aici de un proiect iîn
valoare de 1 1.900 900.000 de lei. În curs de realizare este şi proiectul de amenajare a sediului
Poliţiei din blocul nou nou-situat în cartierul Unirii. Lucrările au fost începute îin 2011 şi au o
valoare totală de aproximativ 1, 4 milioane de lei. Ar fi de menţionat la capitolul “„ în curs
de realizare” modernizarea străzii Sării, lucrare care presupune aducerea sistemului rutier la
parametrii tehnici corespunzători categoriei de drum, modernizarea trotuarelor, asigurarea
scurgerii apelor pluviale şi amenajarea unor intersecţii. Valoarea totală a lucrărilor este de
circa 2. 650 .000 de lei. Se preconizează, de asemenea, încheierea lucrărilor de reabilitare a
căilor de acces, a parcărilor şi a trotuarelor din cartierele Unirii, Rodnei şi Gării, suma alocată
fiind de 4 4.800 800.000 de lei.

Emeșe Ardelean

Vali (2012-03-28 06:45:26)
Doamna Ardelean dvs continuati sa fiti PR-ul primarului din Reghin.

1.3.125 Luduş, Iernut - multe reuşite, dar şi nerealizări (2012-03-26 01:39)

Atât la Luduş, cât şi la Iernut, ultimele alegeri locale au consfinţit schimbarea din funcţie a

vechilor primari şi o altă configuraţie a Consiliilor Locale. Este evident că pe lângă alte atuuri,

primarii nou nou-aleşi, Florin Urcan la Luduş şi Ioan Nicoară la Iernut, au obţinut un număr

important de voturi pentru oferta electorală pe care au lansat-o în campanie.

Puncte albe

„Nu pot să spun că trăim acum cele mai bune vremuri, dimpotrivă, contextul economic
internaţional a inclus România şi, indirect, oraşul nostru pe lista marilor provocări”, spune
Florin Urcan. În cei aproape patru ani, Administraţia Publică Locală a realizat în termene
de execuţie mai lungi sau mai scurte o serie de proiecte importante pentru comunitate.
Din situaţia deosebit de amănunţită şi documentată prezentată de administratorul public al
oraşului, Ciprian Turdean am extras doar proiectele principale. La capitolul „Infrastructură”
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notăm modernizarea a 15 străzi în lungime totală de 11,8 km pe care s-au realizat canalizări
de ape pluviale, trotuare şi asfaltare. Valoarea creditului este de 4 milioane Eurode euro,
rambursabili în 20 de ani. Pentru strada M. Eminescu, Guvernul României a alocat suma
de 1.350.000 lei. Tot la capitolul străzi, în fiecare an se asigură de la bugetul local sume
importante pentru pietruiri în Gheja şi Roşiori. În anul 2010 a început construcţia a 40 de
apartamente pentru tineri de până la 35 de ani, iar în Luduş, Programul naţional de reabilitare
termică a blocurilor de locuit cuprinde 100 de apartamente de la patru Asociaţii de proprietari.
Valoarea totală a contractului este de 1,3 milioane lei şi va fi finalizat luna viitoare. La Iernut,
două blocuri din centrul oraşului au fost reabilitate şi altele sunt în proiect. Pe scurt, notăm
câştigarea unui proiect cu finanţare europeană nerambursabilă în valoare de 18 milioane de
euro pentru o nouă Staţie de epurare a apelor uzate. În anul 2010 s-a finalizat investiţia de
Alimentare cu apă din Avrămeşti, 3,5 km reţea de apă în valoare de 760.000 lei, din care
Primăria a cofinanţat cu 10 %. În anul 2009 au fost electrificate străzile Turzii, Haitău, Ciurgău
şi parţial Avrămeşti pe o distanţă de 8 km şi s-au înlocuit parţial lămpile de iluminat public cu
becuri tip LED, mai luminoase şi mai economicoase. Valoarea investiţiei, 290.000 lei

La Iernut, chiar dacă „bugetul este subfinanţat cu zece miliarde de lei” cum spunea primarul
Ioan Nicoară, s-au asfaltat şase străzi, continuă montarea de trotuare pe străzile Libertăţii,
Avram Iancu şi Dacia Traiană şi se finalizează parcul din cartierul 1 Decembrie 1918. Se
lucrează la o serie de investiţii începute şi nefinalizate cum ar fi Introducerea apei potabile
în Sălcud; Canalizare menajeră la Sf. Gheorghe; Grădiniţa cu 8 grupe din Iernut; Şcoala din
Sălcud şi Internatul Grupului Şcolar.

La Luduş, realizările din sectorul „Învăţământ” cuprinde un număr de cinci proiecte importante,

la fel ca şi în „Sănătate” unde s-au alocat aproape un milion de lei. Încheiem cu realizarea a

patru parcuri pentru juniori şi seniori, asfaltarea platformei de la Sala de sport la Luduş.

Puncte negre

În activitatea primarilor din Luduş şi Iernut s-au produs şi sincope în perioada 2008-2012
pentru că întotdeauna este loc de mai bine. La fel cum există şi cauze obiective şi subiective ,
depinde unghiul din care priveşti. Dacă aşteptările electoratului corespund sau nu dorinţelor,
vom afla peste puţin timp, atunci când „glasul urnelor vorbeşte”.

Ioan A. Borgovan
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Lorand-Edmond Iszlai (2012-03-26 05:02:18)
Nu sunt jurnalist dar mi se pare ca la partea cu puncte negre v-ati plictisit de scris, ca cititor am
pretentia ca un jurnalist sa fie impartial si mai ales corect fata de meseria care si-a ales-o, citind titlul
dupa care citind articolul mi-am dat seama ca am fost furat la propriu, titlul ma indeamna sa citesc
realizari si nerealizari, iar articolul se rezuma doar la realizari, nerealizarile fiind bagate toate in aceasi
oala a indiferentei jurnalismului comandat. Tocmai ati pierdut un cititor. O zi buna va doresc! PS. De
la 1 s-a ajuns la infinit...

Spatar Ovidiu (2012-03-26 09:11:48)
Ai mare dreptate Lorand

Borgovan Ioan Andrei (2012-03-31 18:34:24)
Imi pare rau ca v-am dezamagit. Partial, aveti dreptate. Poate, altadata voi fi pe lungimea voastra de
unda. Alte comentarii nu voi face.

Ali Alinush (2012-04-01 04:44:17)
imi place articolul,nu cred ca au fost omise "nerealizarile" cu intentie,si nici de cum din plictiseala,dar
probabil sunt destul de minore,avand in vedere ce primari au fost inaintea acestora si nu au facut
nici jumate pe cat au facut cei actuali..dar vorba aceea multi citesc,putin pricep si ce frumos e sa
criticam munca altora..sunt curioasa ce apartenenta politica are acest devotat cititor care isi permite
sa se simta "furat la propriu"..d-le student,daca e sa te simti furat,probabil va referiti la sensul
figurat,ca altfel bate Politia la usa..Stam mai prost la gramatica.e bine asa,lasa-ne..zi frumoasa tuturor
ludusenilor!

1.3.126 Iulian Sârb intră-n gașca anti-Dăneșan (2012-03-26 01:45)

Tinerelul om de afaceri Iulian Sârb a demisionat din PSD Sighișoara și a anunțat în diferite

medii de pe Târnavă că va candida împotriva lui Dorin Dăneșan la postul de primar al municip-

iului. Așadar, se anunță cel puțin patru candidați la primăriePrimărie: Dorin Dăneșan, Dan

Colceriu, Iulian Sârb și –încă nu e foarte clar cine, un candidat PD-L. Și lista ar putea să fie

chiar mai lungă pentru că și Dan Enescu și/-a anunțat intenția de a candida din partea UNPR.

Pe de altă parte, nu suntem convinși că în lupta electorală vor fi mai mult de patru candidați

deoarece combinațiile sunt la ordinea zilei și le vom analiza în continuare.

Dosar penal

Judecătoria Sighișoara, mai exact tovarășa judecător Doina Volanschi tot motivează mereu

hotărârea din cazul Dăneșan de vreo trei luni de zile. Ea a reușit să emită o hotărâre de
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condamnare a primarului Dăneșan în condițiile politice foarte complicate ale momentului în

care liberalii și democrat-liberalii și-au unit forțele la cel mai înalt nivel – Adrian Burlacu și

senatorul Petru Bașa – pentru a-l schimba fix pe ”„infractor”. Și tot în acest moment foarte

complicat, decizia tovarășei judecător a rămas fără motivare vreo trei luni pentru ca nu cumva

primarul să obțină o hotărâre favorabilă la instanța superioară – Tribunalul Mureș până în

alegeri. Acum că mai sunt doar trei luni până la vot, nu mai e niciun pericol, probabil va apărea

și motivarea.

Sârba pe Târnavă

Iulian Sârb era un mărunțel om cu inițiativă până când a obținut contractul de administrare
a parcărilor din Sighișoara. Apoi, au început să curgă și avantajele materiale, au început să
apară pretențiile exagerate, pentru ca în final să încerce marea cu degetul în 2010: un Un
puci nereușit prin care a încercat să-l doboare de la conducerea PSD Sighișoara pe primarul în
funcție. Situația s-a calmat pe moment după ce Dăneșan a contestat alegerile interne, le-a
câștigat și a rămas președinte. Dar s-a calmat doar pe moment, pentru că Iulian Sârb și-a dat
demisia din PSD săptămâna trecută exact la țanc pentru a întări tabăra oamenilor de afaceri
care vor „capul lui Dăneșan”. Sârba lui Sârb ar fi funcționat la nivel de simbol în urmă cu 10
ani când oamenii de rând nu aveau acces la atât de multe informații. Acum, e simplu: Bașa
are interese majore în turism, industria hotelieră, industria spațiilor comerciale și alte afaceri
private; Burlacu are interese în industria turismului, cluburi de noapte, rețele de distribuție,
etc; Sârb are o problemă majoră dacă accesul în Cetate nu se rezolvă în așa fel încât afacerea
sa cu parcări să nu profite; Dan Colceriu deține mai multe spații comerciale și afaceri conexe
industriei de turism și lista ar putea continua. Toți se învârt în același cerc de interese și toți
depind strategic de o instituție. Toți au nevoie de Primărie pentru a-și juca sârba. Sârba pe
Târnavă.

Istrate Manu

dorineldanesan (2012-03-27 16:12:06)
Domnule Cristi Teodorescu alias Istrate Manu am reusit sa descifrez si care este politica ziarului
dumneavoastra.D-voastra si cel de-al doilea proprietar al „ziarului”punctul faceti o politica jurnalistica
duplicitara.Fiind doi, unul se pozitioneaza de o parte iar celalalt de cealalta parte,astfel incat prin
„actiunile”intreprinse sa se profite din ambele directii.Probabil ca nu asta va propuneati in 2004 cand
ati plecat la drum spunand ca veti face un altfel de ziar si un altfel de jurnalism.Timpul a trecut si
ati ajuns .....mai rau ca in 2004.Totul se scrie la comanda si ........ cu folo(a)s(e) !!! Pacat,pentru ca
oamenii vor adevarul (daca se poate).Iar faptul ca va pozitionati alaturi de anumiti oameni va face si
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pe d-voastra mai bun sau mai rau !!!

octavian (2012-03-27 16:17:02)
tu esti cumva frate cu danesan?ca-l aperi si-l ridici in slavi de parca ar fi neam cu tine sau un
sfant...mai lasa-ne =jurnalistule= cu danesan ca a venit timpu sa plece si el din primarie ca nu a facut
nimic pentru sighisoara.esti cumva sighisorean de-l susti asa sau esti platit de el?din cate stiu eu un
=jurnalist= ar trebui sa fie neutru ...sau poate ca tu nu esti jurnalist.

Subiectele săptămânii 26 martie – 1 aprilie în presa județeană « Sighişoara Freelance Reporter
(2012-03-28 20:45:31)
[...] Iulian Sârb(u) intră-n gașca anti-Dăneșan (Punctul) [...]

dorineldanesan (2012-03-29 10:33:29)
„Cat sunt eu presedintele PSD, nu o sa existe USL la Sighisoara !" - afirmatie facuta de dl.Dorin Danesan
in ultima sedinta PSD Sighisoara. Deci,de aici fiecare trage concluziile necesare.

Silviu S (2012-04-15 04:58:13)
Povestea lui Sâtbu are iz Radio Erevan și dacă nu ar fi de plâns ar fi de râs... Viceanul copil de casă -”
și de pripas și de nimic” vorba lui Eminescu, a ajuns la o bunăstare la care nu visa atunci când a fost
adunat de pe drumuri.Și atunci, în 2010 a încercat vechea și disprețuita în lumea oamenilor corecți
armă a șantajului: ori toate parcările din oraș, inclusiv cele de la blocuri, ori trec la atac... A fost
însă un eșec lamentabil întrucât pe lângă viclenie e nevoie și de puțină minte, cee ce îi cam lipsește
domnului care s-a vazut cu un cheag nesperat in buzunar și se crede a fi om politic... Așa că, după
ce refuza cu obstinatie sa se supună hotărîrilor locale privind accesul în cetate, isi gaseste amici in
taberele adeverse, doar doar reuseste sa pastreze parcarile orașului... Apoi, după ce ste exclus din
partid, el și acolitii sai, trâmbiteaza ca si-a dat demisia...Este de interesant de vazut cine ii primeste
cu atatea tinichele de coadă....

is (2012-05-19 15:49:59)
@SILVIU S Raspunsul decent la mizeriile tale este urmatorul: DE CE VA E FRICA, NU SCAPATI!

Ovidiu Bichis (2012-06-06 17:24:36)
D-le Silviu.Sint satul,ca multi altii de altfel,de atita ura,invidie si minciuna,deci,nu ajungi nicaieri
cu astea intrucit acestea au picioare scurte.I-l cunosc de multi ani pe Iulian Sirbu si credema,nu e
deloc asa cum afirmi.Pot spune ca nu-i ajungi nici la degetul mic,de la care picior doresti tu,stingul
sau dreptul.Nu e un om care are promisiuni,precum d-nul Danesan si multi altii ca dinsul,are doar
doriinte si vise in privinta orasului nostru,iar cu ajutorul nostru,a tuturor celor care-l sustinem,vor
deveni„REALITATE".Totdeauna a stiu8t ce vrea si totdeauna a reusit,deci,LASO BALTA.Danesan?Ce
a facut asa mult?Ce a adus in bugetul local?I-ti spun eu.SARACIE SI DATORII ENORME.Asta a adus
domnia sa.Cit mai are de platit companiai CONSIG S.A.?Cit a platit pentru a lasa dua gropi enorme,una
chiar in plin centru a orasului?I-ti raspund tot eu.MULT,ENORM DE MULT.Citi muncitori mai sint in
Compania CONSIG,din cei 240 care i-a avut aceasta mare companie?Tot eu i-ti raspund.IN JUR DE 40
DE MUNCITORI.U &nde sint ceilalti 200?Din ce mai traiesc oare,intrucit nu mai au nici somaj?Toate
astea in cea mai mare proportie,din cauza lui Danesan.De ce?Pentru ca nu a stiut sa administreze
banii din bugetul local.De ce nu a stiut?Pentru ca nu a fost un bun gospodar,deci,te rog din suflet d-le
Silviu,pune-ti creierii la munca si ai sa descoperi ca e asa cum spun eu.„TRAIASCA IULIAN,TRAIASCA
SIGHISOARA.E timpul sa oprim prostia,hotia si interesul propriu si sa dam nastere interesului gen-
eral,gindiri si auto-gospodariei.D-zeu ne va ajuta.
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Claudiu Suciu (2012-03-29 20:35:50)
Nu sunt de partea lui Danesan dar nu pot fi nici de partea lui Sarbu, cand vad cat de bine se potriveste
proverbul "Pe cine nu lasi sa moara, nu te lasa sa traiesti" Parcarile din oras au fost obtinute de Iulian
Sarbu cu ajutorul lui Danesan, mai mult... Danesan la ajutat si pe tatal lui Iulian, Sarbu Ioan care si-a
deschis o firma de turism, si a cutreierat lumea pe banii primariei, participand la multe targuri de
turism.In momentul in care Danesan nu la mai ajutat(probabil din motive intemeiate) pe Ioan Sarbu,
acesta din urma a devenit din cel mai bun prieten, cel mai mare dusman a lui Danesan si sa inscris la
PDL Sighisoara. Acum firma lui Ioan Sarbu este in faliment si acesta cutreiera tribunalele in diferite
procese in care este inculpat de catre firme carora le datoreaza bani (carora le-a dat teapa).

1.3.127 Ford servește B-Max (2012-03-26 02:06)

Săptămâna trecută a fost lansat în România noul model B-MAX de la Ford, fabricat la
Craiova, care poate fi comandat de clienţii autohtoni începând cu această săptămână; livrările
urmând să demareze la sfârşitul lunii iulie - începutul lunii august.

Noul model Ford prezintă un sistem original cu uşi faţă clasice şi uşi spate glisante, ce
integrează pilonii centrali şi oferă cel mai bun acces din clasa lui, iar motoarele pe benzină şi
Diesel de înaltă performanţă câştigă la economia de combustibil şi emisiile de CO2, motorul
EcoBoost de 120CP pe benzină de 1 litru de la Ford realizând un consum de combustibil
cu 15 % mai mic decât cel mai apropiat competitor. Bazat pe platforma globală B-car de
la Ford - comună cu noul Fiesta -, B-MAX prezintă viziunea companiei asupra unui vehicul
„multi-activity” compact premium, care combină un spaţiu extraordinar şi versatilitatea cu un
exterior inteligent şi stilat. B-MAX are puţin peste patru metri lungime, doar cu 11 cm mai
lung decât Fiesta cu cinci uşi, şi este cu 32 cm mai scurt decât Ford C-MAX.

Ford estimează că va vinde pe piaţa românească 500 de automobile B-MAX în 2011 şi 2.000
de unităţi în 2012, iar în 2013, ţinteşte o cotă de piaţă de 1,7 % pentru B-MAX în România.
Versiunea Ambiente 1,4 litri 90 CP va costa 13.400 euro şi va include ca dotări roţile din
aliaj, de 15 ţoli, geamuri electrice, ESP, airbag-uri frontale şi cortină, prin programul Rabla
putându-se ajunge la un preţ de 10.700 euro. Trend 1,4 litri 90 CP va costa 14.150 euro şi
va include volan piele şi oglinzi încălzite, iar Titanium 1.0 100 CP va costa 16.150 având ca
dotări cam tot ce se poate pune un autovehicul din acest segment. Maşinile comandate până
pe 15 septembrie vor beneficia şi de pachete gratuite, în valoare de cel puţin 1.000 de euro,
care includ radio cu MP3, aer condiţionat sau bluetooth. Componentele pentru noul model
Ford B-MAX vor fi produse în România în proporţie de 45 %, iar aceasta va fi ridicată treptat la
peste 60 %.

B-MAX va deveni cea mai sigură maşină fabricată în România, fiind aşteptat să obţină 5 stele
la testele de siguranţă Euro NCAP, şi este unul dintre cele mai avansate modele, din punct
de vedere tehnologic, din Europa. Noul B-MAX cu motor de 1,6 litri TDCi are emisii de CO2
de 104 g/km şi un consum de 4,0 l/100km (70,6mpg), faţă de alte modele concurente de pe
piaţă care au emisii de CO2 între 109 şi 119 g/km şi consumuri de combustibil între 4,1 şi 4,6
l/100km. De asemenea, modelul B-MAX cu motor pe benzină de 1,0 litri EcoBoost (120CP) va
avea emisii de CO2 de 114g/km şi un consum de combustibil de 4,9l/100km (57,6mpg), iar
clienţii vor economisi aproximativ 340 de euro pe an comparativ cu rivalii pe benzină ai B-MAX,
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care au emisii de CO2 de 134-149g/km şi consumuri de combustibil de 5,7l-6,4 l/100km.

Ford va lansa în luna iunie producţia noului model B-MAX, cu aproape doi ani întârziere faţă
de termenul iniţial, şi estimează că va produce în acest an 60.000 de maşini.

Cristian Teodorescu

1.3.128 Stele şi astre aștrii, în tolba FCM (2012-03-26 02:08)

Săptămâna trecută FCM a obţinut şase puncte în urma meciului de joi seara disputat pe
teren propriu cu Steaua şi duminică dupa după-masă, în deplasare cu Astra Ploieşti.

Joi, Gigi Becali s-a deplasat până în inima Ardealului să-şi vadă echipa şi era să se aleagă cu
infarct. Mai mult, l-a înjurat pe Crăciunescu într-un mod înlimbaj de care şeful arbitrilor nu a
mai avut parte. „ Vinovatul” a fost tot un ardelean, Ilyes, printr-un gol marcat în urma unei
centrări respinse. A fost un meci cu casa închisă, şi, pe lângă şiretlicurile dâmboviţene, cum
că mingea n-a fost prea bine umflată, că ar fi furat arbitri, am câştigat fără ca Steaua să ne
pună probleme.

Duminică, în deplasare pe moşia lui Ioan Niculae, (patronul Astrei şi a grupului de firme
Interagro), tânărul de 18 ani, Bumba a deschis scorul în urma unei faze fixe. Golul doi a fost
marcat de Cordoş tot din lovitură de colţ. Cele două victorii ne propulsează pe locul 14, cu
24 de puncte, la egalitate cu Sportul Studenţesc. Aşa cum a declarat şi antrenorul echipei,
Ioan Ovidiu Sabău după meciul cu Astra, nu suntem scăpaţi de retrogradare şi mai sunt multe
meciuri care trebuie câștigate. Sâmbătă, băieţii noştri se vor deplasa la Universitatea Cluj.

Pe lângă clişeul transformat în dicton:, „ aşa e fotbalul”, se pare că antrenorul are un rol
crucial în bunul mers al unei echipe. Se pare că Sabău este antrenorul care se potriveşte ca o
mănuşă echipei mureşene.

Marius Libeg

1.3.129 Cum creştem şansele la o viaţă normală? (2012-03-26 02:12)

Am participat la sfârşitul săptămânii trecute la o intervenţie chirurgicală care poate
însemna pentru o adolescentă de 14 ani o nouă viaţă. Un profesor din Austria i-a implantat
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fetei un melc artificial în ureche în speranţa că îi va reda auzul cât mai aproape de cel al
oamenilor fără probleme auditive. Peste 4 săptămâni, aparatul va fi pornit şi fetiţa va putea
învăţa foarte rapid să se descurce auzind diferit faţă de cum percepea sunetele cu vechea sa
proteză auditivă. Va fi un proces a cărui durată va depinde de ea, de părinţi şi de medici.

De ce v-am spus această poveste? Pentru că este unul dintre cele 10 cazuri cărora un implant
cohlear le poate reda şansa la o nouă viaţă. Unul dintre cele 10 cazuri la care pot spera să le
efectueze echipa de specialişti de la Clinica ORL din Tîrgu-Mureş. Din păcate, vestea proastă
este că numărul celor care ar avea nevoie de un asemenea implant este de 10 ori mai mare.
Costul unei intervenţii se ridică la 20.000 de euro, iar bugetul pentru suportarea acestor gen
de operaţii – îmi cer scuze dacă nu este cel mai potrivit termen – unul redus. Făcând o paralelă
cu Austria, acolo, oricărui pacient care are nevoie de un implant, i se va oferi unul, asigurările
de sănătate suportând intervenţia. Fără să conteze dacă e bogat sau sărac, istoricul medical
sau cel social şi alte multe criterii de care medicii români trebuie să ia o decizie - care sunt
sigură nu e una uşoară pentru ei.

Firesc vine şi întrebarea cum se pot aloca din bugetul asigurărilor de sănătate sume mai
mari pentru astfel de intervenţii, la fel de importante, din punctul meu de vedere umil, ca şi
programul de sănătate pentru infarct, boli cardiovasculare, diabet etc.? Cum putem creşte
şansele unor copii de până în doi ani – vârsta până la care este recomandată o asemenea
intervenţie - să aibă o viaţă cât mai normală, să se bucure de vocile părinţilor şi ale celor dragi,
de muzică, de primul „te iubesc”?

Îmi vin în minte câteva soluţii posibile, dar, parcă, nu e treaba mea. Poate aceste rânduri ar
trebui să constituie un alt punct nevralgic ce ar trebui rezolvat într-o strategie a Ministerului
Sănătăţii, a Guvernului şi a Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate.

Ligia Voro

1.3.130 Patru studenți mureșeni vor pleda la Haga (2012-03-26 02:20)

Andrei Palade, Raul Miron, Luminița Gabura și Dumitru Cazac sunt cei patru studenți

români care vor reprezenta România la Telders International Law Moot Court Competition

2012. Adică unul din cele mai prestigioase concursuri de pledoarie în drept internațional,

destinate studenților. Concursul a avut loc prima dată în anul 1977, la inițiativa Grotius Centre

for International Legal Studies, din cadrul Universității „Leiden”. De la prima ediție, când

doar patru universități au intrat în competiție, acum concursul a ajuns unul cu adevărat de

calibru internațional. Anul acesta, concursul este programat în intervalul 26-28 aprilie. Pentru
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participanți, simpla calificare înseamnă foarte mult, pentru că le dă ocazia - poate unică în

viață, - de a intra în Palatul Păcii de la Haga, unde-și are sediul Curtea Internațională de Justiție.

Pregătiți la UPM

Cei patru sunt studenți ai Universității Petru Maior, fiind pregătiți în materie de drept inter-

național de profesorul Nicolae Ploeșteanu. Echipa care va concura la Haga este coordonată de

profesoara Kajcsa Andrea. Pentru a se califica la acest concurs, echipa mureșeană a concurat

la faza națională a acestei acestui competițiiconcurs, unde a intrat în competiție cu echipele

Universității București și cea a Universității de Vest Timișoara. Nimic nu se compară însă cu

ideea de a pleda, într-un concurs ce-i drept, dar la Curtea Internațională de Justiție. „Tocmai

faptul că înveți și din manual și din Yahoo News și din Wikipedia. Ai un set de reguli și tu le

modelezi, dar e mai mult decât drept. Ai niște reguli, te joci cu ele și obții ce vrei”, mărturisea

Raul Miron despre experiența sa personală în dreptul internațional.

Concursul în sine…

…se va derula după o tragere la sorți, în care echipa care reprezintă România va intra în
competiție cu alte două țări. Fiecare echipă este împărțită în două pentru a juca și rolul
statului care depune o sesizare la Curtea Internațională de Justiție și rolul statului care trebuie
să se apere (stat aplicant și stat respondent). După două pledoarii ale fiecărei echipe se face
un clasament al celor mai buni aplicanți și al celor mai buni respondenți. Aceștia intră în
competiția finală. Vor fi însă mai multe premii, atât pentru aplicanți/respondenți, cât și pe
clasamentul general.

În teorie sună ușor, însă în spate este extrem de multă muncă. Pregătirea pentru competiție

a început din 20 ianuarie, când cei calificați au primit cauza pentru care vor trebui să pledeze.

„E ca o sesiune extinsă, care ține câteva luni de zile” spune Andrei Palade a cărui zi normală

de pregătire începe de regulă cu trezirea la 5:30 dimineața și continuă cu muncă de docu-

mentare până târziu în noapte. În pregătirea pentru concurs au avut parte inclusiv de spijinul
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actorului Liviu Pancu, acesta din urmă oferindu-le câteva cursuri de dicție, oratorie, prezență

și comunicare.

Miza este mare…

…întrucâtMiza este mare întrucât uuna din regulile concursului este că poți participa o singură

dată în viață. Așadar, au doar o singură șansă de reușită. În plus de asta, Universitatea „Petru

Maior” și-a făcut în ultimii zece ani un renume în această chestiune, reușind să trimită studenți

Telders International Law Moot Court Competition de patru ori. Mai mult, o parte din cei

care au participaconcurat la acest concurs, între timp au absolvit și fie lucrează la Ministerul

Afacerilor Externe, fie își continuă studiile la universități prestigioase din Europa. Unul din

cele mai bune exemple este Felix Zaharia, care după absolvire a ajuns director adjunct pentru

drept internațional și tratate în cadrul Ministerului Afacerilor Externe și s-a implicat în proiecte

de cercetare în materie de drept colaborând cu universități din Italia. Mai mult, Felix Zaharia

predă și un curs de drept internațional la Universitatea din Bologna.

Telders International Law Moot Court Competition…

…este mai mult decât o competiție, pregătirea având și o latură extrem de importantă de
educare. În fiecare an echipe de la 40 de universități intră în concurs, iar structura concursului
încurajează de asemenea lucrul în echipă și fairplay-ul. Numele competiției vine de la profe-
sorul de drept internațional Benjamin Marius Telders, care a predat la Universitatea Leiden și
s-a implicat în proiecte de cercetare legate de funcționarea dreptului internațional. Tema din
acest an pentru echipele care s-au calificat în competiție este cazul Maconiei de Nord, un stat
care și-a câștigat de curând independența, dar președintele a încetat din viață în circumstanțe
misterioase, pentru care sunt învinovățiți membrii unei comunități etnice minoritare.

Cătălin Hegheș
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1.3.131 Investiții electorale și în județ (2012-03-26 02:25)

Campania electorală bate la ușă și în județ. Citiți în continuare un sumar cu investițiile

care s-au făcut în principalele orașe din județ, de dragul electoratului ce pune ștampila, odată

la patru ani…

Luduș și Iernut

La Luduș în cei aproape patru ani, Administraţia Publică Locală a realizat în termene de

execuţie mai lungi sau mai scurte o serie de proiecte importante pentru comunitate. La

capitolul „Infrastructură” notăm modernizarea a 15 străzi în lungime totală de 11,8 km pe

care s-au realizat canalizări de ape pluviale, trotuare şi asfaltare. Valoarea creditului este de

4 milioane de euro, rambursabili în 20 de ani. Pentru strada M. Eminescu, Guvernul României

a alocat suma de 1.350.000 lei. Tot la capitolul străzi, în fiecare an se asigură de la bugetul

local sume importante pentru pietruiri în Gheja şi Roşiori. La Iernut, două blocuri din centrul

oraşului au fost reabilitate şi altele sunt în proiect. Pe scurt, notăm câştigarea unui proiect

cu finanţare europeană nerambursabilă în valoare de 18 milioane de euro pentru o nouă

Staţie de epurare a apelor uzate. În anul 2010 s-a finalizat investiţia de Alimentare cu apă

din Avrămeşti, 3,5 km reţea de apă în valoare de 760.000 lei, din care Primăria a cofinanţat

cu 10 %. În anul 2009 au fost electrificate străzile Turzii, Haitău, Ciurgău şi parţial Avrămeşti

pe o distanţă de 8 km şi s-au înlocuit parţial lămpile de iluminat public cu becuri tip LED, mai

luminoase şi mai economicoase. Valoarea investiţiei, 290.000 lei. (pe larg citiți în pagina 9).

La Reghin

Reghinul a pornit în 2009 cu 13 puncte de investiții. Cele mai mari sume au fost alocate
pentru reabilitarea străzilor şi trotuarelor din cartierele Iernuţeni, Libertăţii şi Făgăraşului, fiind
vorba în total de 4.011.000 lei. În acelaşi an au fost reabilitate străzile Pictor Grigorescu,
Mihai Eminescu, Spitalului, Crinului, Susenii Noi, Petru Maior şi podurile de pe strada Gării şi
Iernuţeni, valoarea totală a lucrărilor ridicându-se la 1.745.000 lei.
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Investițiile din 2012 își au rădăcinile în 2011 și au adus reghinenilor un parc de agrement în

zona Pădurii Rotunde, iar în această vară se va da în folosinţă o pistă pentru biciclişti, investiţie

care face parte dintr-un proiect amplu de realizare a unor zone verzi dotate cu instalaţii de

joacă pentru copii, locuri pentru activităţi sportive, mobilier de microarhitectură urbană, în

principal pe malul canalului Morii. Vorbim aici de un proiect în valoare de 1.900.000 de lei,

mai multe, citiți în pagina 10.

La Tîrnăveni

Nici la Tîrnăveni lucrurile nu stau mai rău. Investițiile în infrastructură, în cultură, sport sau
învățământ s-au ținut lanț mai ales în ultimii doi ani. Astfel, s-a reabilitat Centrul Civic (Străzile
Republicii și Avram Iancu), s-au reabilitat 7 km din DN 14 A, s-au reabilitat și modernizat foarte
multe străzi, printre care Pompelor Rozelor, Școlii, Șoimilor, Mioriței, Stadionului, Gheorghe
Doja, Frumoasă etc. S-au construit 3 sensuri giratorii, s-au realizat marcaje rutiere pe toate
străzile asfaltate, Reabilitarea și repararea mai multor kilometri de trotuare în întreg orașul.
De asemenea, s-a înființat o nouă sală pentru oficierea căsătoriilor și s-au alocat fonduri
pentru asigurarea unei mese calde pentru copiii dezavantajați.

Nici cultura și sportul nu au fost lăsate deoparte. Astfel, reabilitarea sălii de sport a gimnaziului
„Traian”; înființarea cabinetului medical la Colegiul Tehnic; realizarea a trei proiecte pentru
accesarea de fonduri europene necesare reabilitării Gimnaziului „Traian”, a Colegiului Tehnic
și a Școlii Generale Nr.3; Alocarea de fonduri pentru școli și grădinițe în vederea executării
lucrărilor de dezinsecție; montarea centralei termice la Grădinița cu Program prelungit Nr.
5 Boziaș; montarea sistemelor de supraveghere și semnalizare la Grădinițele cu Program
Prelungit Nr 2 și 4- sunt doar câteva dintre investițiile realizate în ultima perioadă.

În plus, săptămâna trecută s-a semnat contractul dintre primarul municipiului Tîrnăveni,
Adrian Matei, împreună cu Ressa Diana Mariana, administratorul societăţii Sol Stark Power din
Timişoara, prin care se va construi cel mai mare parc solar din România şi al doilea ca mărime
din Europa. Investiția va ajunge la 72 de milioane de euro. Detalii la secțiunea Tîrnăveni.

Cristina Vancea
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1.3.132 CJ Mureș, fără investiții electorale (2012-03-26 02:31)

Consiliul Judeţean Mureş şi reprezentanţii săi se pregătesc de campania electorală şi de

alegerile locale programate a se desfăşura în 10 iunie fără să îşi modifice programul obişnuit.

Poate pentru că au preferat să îşi facă temele mai aşezat şi într-un ritm mai susţinut şi să nu

accelereze doar acum pe ultima sută de metri.

Cum se face

Într-un an electoral, fiecare cetăţean observă cum strada sa e reparată, gunoiul e dus mai des,

trotuarele sunt curăţate cu mai multă grijă, mai apare câte o parcare, un parc de joacă pentru

copii etc. Ceea ce înseamnă fie că banii au fost chivernisiţi în anii anteriori tocmai pentru

ca înainte de alegeri aceştia să fie utilizaţi pentru lucrările amintite mai sus, fie că unitatea

administrativ-teritorială se împrumută în acelaşi scop, aşezând o sarcină suplimentară pe

umerii contribuabililor în anii post-electorali. Este, de 22 de ani, de când se organizează alegeri

în România, modalitatea găsită de aleşi pentru a-şi asigura un nou mandat, ştiut fiind faptul

că impresia contează, respectiv că românul are memorie scurtă şi uită rapid neajunsurile

îndurate în ceilalţi trei ani de mandat din partea celor care îi solicită încă o dată ştampila pe

buletinul de vot. Dacă se aplică acest mod de lucru am încercat să aflăm şi în legătură cu

autoritatea judeţeană, analizând bugetele alocate investiţiilor în anul trecut, respectiv în acest

an.

Mai puţini bani de drumuri

În campania electorală, actualul preşedinte al Consiliului Judeţean, Lokodi Edita, nu se va prea

putea folosi de investiţiile în Drumurile Judeţene, atâta vreme cât nici jumătate din reţeaua

de 700 de km nu a fost reparată în ultimii patru ani, prin turnarea de covoare asfaltice sau

bituminoase. Iar în acest an, bugetul alocat drumurilor este mai mic decât cel din 2011, mai
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precis cu 5,076 milioane de lei mai redus. În 2011, acestui capitol de reabilitare şi întreţinere

de drumuri şi poduri i-au fost alocate puţin peste 31 de milioane de lei. «Am început în

2010 şi 2011 un program de turnare de covoare bituminoase, în jur de 250 de kilometri la

nivelul judeţului. Am reuşit să reparăm peste 100 de km în 2010- 2011. În 2012 încercăm să

mai turnăm covoare bituminoase pe cel puţin 60 de km”, ne-a explicat vicepreşedintele CJ

Mureş, responsabil de investiţii, Ioan Cristian Chirteş. Pentru a putea repara cât mai multe

drumuri, autoritatea judeţeană a utilizat chiar şi fondul de dezvoltare – fostul fond de rulment

- pentru covoare asfaltice în special. Autoritatea judeţeană a încercat să atragă bani europeni

pentru finanţarea reabilitării unor drumuri judeţene. Asemenea proiecte sunt Reabilitarea

Drumului Judeţean 142C, lucrare încheiată în 2011, respectiv Reabilitarea Drumului Judeţean

135 C Măgherani-Sărăţeni, a cărui contract de finanţare a fost semnat la începutul acestui

an. Reprezentanţii CJ mizau şi pe implementarea Programului Naţional de Dezvoltare a

Infrastructurii (PNDI), gestionat de Ministerul Dezvoltării Regionale şi Turismului, program care,

momentan, pare să fi murit în faşă, atâta vreme cât licitaţiile pentru încredinţarea lucrărilor

nu au fost lansate încă, în ciuda faptului că autorităţile judeţene şi locale şi-au făcut temele şi

au depus proiectele de infrastructură. CJ Mureş spera că prin accesarea PNDI vor fi reabilitate

drumurile judeţene care fac legătura între Sângeorgiu de Pădure şi Bezidu Nou, respectiv

Gurghiu şi Lăpuşna.

Aeroportul, un ghimpe

Un alt potenţial subiect pozitiv de campanie electorală ar putea fi Aeroportul „Transilvania”
Tîrgu-Mureş. Însă desele apariţii media negative, ping-pong-ul declaraţiilor între şefa CJ
şi managerul Aeroportului, Ştefan Petru Runcan, acuzele de folosire ineficientă a sumelor
alocate pentru investiţii a umbrit şi ceea ce s-a făcut în ultimii ani la aeroport. Astfel s-au
achiziţionat terenurile pentru prelungirea pistei, a fost construită o aerogară pentru fluxurile
Non-Schengen, s-au contractat zboruri cu mai mulţi operatori. „Volumul de investiţii a crescut
şi la Aeroport şi ne-am axat în special pe investiţiile pe care ni le-a cerut Comunitatea Euro-
peană, şi anume pentru separarea fluxurilor în aeroport pentru Schengen şi Non-Schengen,
am construit o aerogară nouă lângă, pentru Non-Schengen. Acum vrem să schimbăm puţin
faţa aeroportului, mai precis să extindem aerogara spre şosea, pentru a-i da un aspect unitar,
deoarece nu s-a construit de prima dată un terminal unitar, ci tot pe bucăţi, în funcţie de
câţi bani ne-am alocat. După părerea mea, investiţiile au fost insuficiente. Cerinţele ca să
devenim aeroport internaţional sunt mai mari faţă de ceea ce putem noi oferi din bugetul
Consiliului Judeţean ca şi compensare. Trebuie să fim atenţi cu investiţiile de la Aeroport
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pentru că suntem monitorizaţi de Comisia Europeană şi Consiliul Concurenţei, astfel încât
putem face doar anumite investiţii care să intre în serviciul economic de interes general şi nu
comercial”, a explicat, pentru Punctul, Ioan Cristian Chirteş.

Proiectul de buget de venituri și cheltuieli al Aeroportului este identic cu bugetul pe anul 2011
al regiei. La nivelul veniturilor ce vor fi suportate din bugetul judeţean s-a aprobat suma de
7.400.000 de lei. În afară de această sumă, aeroportul va beneficia de aproximativ aceeaşi
sumă ca şi în 2011 la capitolul investiţii, şi anume în jur de 1,4 milioane de lei. Din păcate, tot
acest efort investiţional nu a însemnat mai mulţi pasageri comparativ cu acum 10 ani, spre
exemplu, dar s-a înregistrat totuşi o revigorare a fluxului de pasageri faţă de anul 2010. În
2011, în jur de 250.000 de persoane au preferat să călătorească din Tîrgu-Mureş faţă de nici
80.000 în 2010. Punct alb sau punct negru, depinde de electorat cum priveşte aceste investiţii.

În afară de problemele cu proprietarul, Aeroportul se confruntă şi cu cele care vin din partea

competitorilor, recte aeroporturile din Cluj-Napoca şi Sibiu. Astfel, preşedintele CJ Cluj, Alin

Tişe, a obţinut deja în instanţă, la Tribunalul Cluj, suspendarea hotărârii CJ Mureş prin care

acesta din urmă acorda subvenţii regiei aeroportuare proprii. Mai mult, Tişe a anunţat că va

sesiza Comisia Europeană şi Consiliul Concurenţei referitor la alocările de fonduri din bugetul

judeţean către Aeroportul Transilvania.

Un aspirator stricat de locuri de muncă

Un alt punct de campanie de care orice ales s-ar putea folosi într-o perioadă încă tulbure în
ceea ce priveşte piaţa forţei de muncă ar fi chiar crearea de slujbe, prin facilitarea accesului
investitorilor pe teritoriul judeţului. Cu toate că a militat pentru dezvoltarea Parcului Industrial
de la Vidrasău, iar la un moment dat, în 2008, acesta era în expansiune prin atragerea a tot mai
multor companii în zonă, criza economică resimţită din acel an a afectat şi activitatea acestei
companii, deţinută în mare parte de autoritatea judeţeană. „La Parcul Industrial am constatat
o scădere a activităţii începând cu anul 2009, în sensul că multe firme care intenţionau să
dezvolte afaceri în parc s-au oprit. Totuşi ne bucură că firmele de acolo încă funcţionează. Dar
investiţii noi în Parcul Industrial nu au fost. Nu avem creşteri de buget, în nici un caz nu o
să avem bugetul de anul trecut, care a fost unul maxim”, a precizat vicepreşedintele CJ Mureş.

Cu siguranţă, platforma actualului preşedinte nu va insista pe domeniile amintite mai sus. În
schimb, Lokodi Edita poate puncta la capitolul gestionarea deşeurilor, ceea ce înseamnă în
jur de 50 de milioane de euro bani europeni atraşi, la extinderea şi reabilitarea reţelelor de
apă – un proiect de 110 milioane de euro, apoi la cultură – prin investiţiile în Muzeul Judeţean,
Palatul Culturii şi Teatrul Ariel şi multe altele. Dacă se vor regăsi sau nu pe agenda sa rămâne
să vedem din mai încolo.
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Ligia Voro

1.3.133 În anul electoral, totul se poate! (2012-03-26 02:41)

Cu pași repezi ne apropiem de campania electorală și implicit de alegerile de edil-șef al

municipiului. Lupta politică pare să fie crâncenă și nu de puține ori am avut ocazia să-i auzim

(citim) pe candidații la Primărie criticându-se unul pe celălalt. Primarul actual al orașului,

dr. Dorin Florea va mai candida pentru un mandat, iar cei mai puternici contracandidați ai

săi se pare că sunt Cornel Brișcaru din partea Uniunii Social - Liberale și Vass Levente din

partea UDMR. Apropierea campaniei electorale încinge spiritele și îi determină pe candidații la

Primărie să facă fiecare ce poate (fie că este vorba despre ieșiri demagogice în presă, fie că

este vorba de tăieri de panglică) pentru a da bine în fața electoratului. Dar anul electoral se

simte nu numai prin vorbe, ci mai ales prin banii investiți în infrastructura municipiului. Odată

cu apropierea alegerilor avem de-a face cu un adevărat crescendo al investițiilor pentru că în

anul electoral totul se poate…

2012, cel mai cel

Punând în balanță ultimii patru ani (2009-2012) putem observa că anul 2012 (an electoral)

este cel mai prosper/bogat din punctul de vedere al investițiilor. Astfel, bugetul Primăriei

Tîrgu-Mureș pentru anul 2012 însumează 52.216.159 de lei de la bugetul local şi 294.586.080

de lei din fonduri externe nerambursabile, fiind considerabil mai mare faţă de anul precedent

(49.117.250 de lei de la bugetul local şi 154.350.400 de lei din fonduri externe nerambursabile,

în 2011). De asemenea, bugetul de investiții pentru 2012 depășește și bugetele similare

din 2010 (49.570.450 de lei de la bugetul local și 59.417.917 de lei din fonduri externe

nerambursabile) și 2009 (51.992.918 de lei de la bugetul local și 35.720.737 de lei din

fonduri externe nerambursabile). În anul 2012, prioritare pentru municipiul Tîrgu-Mureş sunt
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investiţiile în dezvoltarea infrastructurii locale (de transport, tehnico-edilitare şi de protecţia

mediului, educaţionale şi sociale), reabilitarea şi modernizarea spaţiului urban, cercetare,

inovare tehnologică şi crearea societăţii informaţionale, precum şi dezvoltarea turismului, a

informat conducerea Direcţiei Tehnice din cadrul municipiului.

Mulți bani pentru mediu

Sursele de finanţare a proiectelor derulate pe parcursul anului constau din fonduri externe

nerambursabile, fonduri de la bugetul local şi fonduri de la bugetul statului. În infrastructura

locală (modernizări de străzi, intersecţii giratorii, drumuri de acces, parcări, trotuare, accese

la blocuri, reţele de apă şi canalizare) va fi investită suma totală de 96.500.037 de lei, din care

85.399.037 de lei din fonduri nerambursabile. Pentru protecţia mediului (valorificare resurse

regenerabile de energie solară şi reabilitarea sit poluat istoric – iaz batal de deşeuri 30 ha) va

fi alocată suma de 137.318.954 de lei din fonduri externe nerambursabile, iar pentru investiţii

pentru locuinţe, servicii şi dezvoltare publică (construire locuinţe sociale şi reabilitări termice

la blocuri de locuinţe, reamenajare şi conservare Cetatea medievală, Grădina zoologică, spaţii

publice de agrement etc.) – suma de 68.505.929 de lei, din care 53.495.132 de lei din fonduri

nerambursabile.

Drumuri

Despre proiectele în curs de implementare am primit informații de la Aurel Trif, purtătorul de

cuvânt al Primăriei Tîrgu-Mureș. Un loc important îl ocupă modernizarea străzilor în municipiul

Tîrgu-Mureş – obiective de investiţii şi reparaţii, finanţate prin credit furnizor şi contribuţie din

buget local, lucrări contractate în 2010, din care unele au fost executate în 2010, altele în 2011

şi o parte din ele se vor executa şi finaliza până în 2013. Programul va continua şi în anul 2012,

pe mai multe străzi în funcţie de necesităţile apărute după trecerea sezonului rece. Un prim

proiect pentru modernizarea străzilor în municipiul Tîrgu-Mureş va costa 62.349.899,54 lei, din
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care contribuţie proprie: 1.009.294,68 lei. Proiectul prevede: modernizarea şi semnalizarea

rutieră a străzilor care preiau fluxul de trafic din zonele funcţionale şi le dirijează către: str.

Băneasa, str. Budiului, str. Livezeni, str. Mureşeni, str. Voinicenilor, str. Podeni, str. Libertăţii.

Prin acest proiect vor fi modernizate şi semnalizate rutier străzile municipiului pe o lungime de

13 km. În plus, în 2011 au fost semnate contracte de finanţare pentru următoarele proiecte:

Modernizare reţea stradală în municipiul Tîrgu-Mureş – tranşa I, proiect în valoare totală de

37.620.733, 24 de lei, din care contribuţie proprie 868.603 de lei, prevăzând creşterea calităţii

vieţii în municipiul Tîrgu-Mureş prin reabilitarea a 19 străzi. Sunt în curs de finalizare achiziţiile

pentru lucrări şi servicii. Modernizare reţea stradală în municipiul Tîrgu-Mureş – tranşa II,

proiect în valoare de 40.122.227,04 lei, din care contribuţie proprie – 981.763,76 lei, având

drept obiectiv creşterea calităţii vieţii în municipiul Tîrgu-Mureş prin reabilitarea a 32 de străzi

din municipiu şi a reţelei de alimentare cu apă de pe 27 din aceste străzi. Urmează demararea

procedurilor de achiziţie pentru lucrările şi serviciile prevăzute.

Cetatea și Zoo

Cetatea Medievală și Grădina Zoologică sunt alte două obiective pentru dezvoltarea cărora
Primăria a prevăzut bugete considerabile. Reamenajarea şi conservarea Cetății medievale
Tîrgu-Mureş costă 29.220.376,70 lei, din care contribuţie proprie – 1.912.669,41 lei. Proiec-
tul prevede reamenajarea a 7 bastioane şi 4 clădiri, căi de acces pietonale, platforme
interioare, piaţa cetăţii pentru crearea de spaţii multifuncţionale: centru de conferinţe, Casa
căsătoriilor, spaţii muzeistice şi arheologice, centru de tineret, săli de conferinţe, expoziţii etc.

Reamenajarea şi modernizarea Grădinii Zoologice se ridică la o valoare totală de 17.840.767,55

lei, contribuţie proprie: 6.941.184,55 lei. Proiectul prevede: reamenajarea, modernizarea şi

extinderea zonelor de expoziţie ale grădinii zoologice. Investiţiile constau în împrejmuirea a 40

de ha cu gard de siguranţă, amenajarea de alei pietonale, mărirea spaţiilor pentru feline mari,

tigri şi lei, amenajarea unor parcele noi pentru două specii de animale elefanţi şi girafe, etc.,

precum şi construirea de reţea de alimentare cu apă, reţea canal menajer, reţea alimentare

cu gaze naturale şi reţea subterană pentru alimentare cu energie electrică.
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Camere video și parcuri

Apoi, în 2011 au mai fost semnate contracte de finanţare pentru următoarele proiecte:

Sistem de monitorizare pentru siguranţa populaţiei, proiect în valoare totală de 3.247.389,

16 lei, din care contribuţie proprie – 151.814,02 lei. Proiectul prevede creşterea calităţii

vieţii şi sporirea gradului de siguranţă a cetăţenilor prin monitorizarea (25 de camere de

supraveghere) a zonelor urbane ce prezintă pericol social şi grad de infracţionalitate ridicat:

Mureşeni, Dâmbu Pietros, Calea Sighişoarei – Bulevardul Pandurilor – Valea Rece. În cadrul

proiectului s-au încheiat procedurile de achiziţie pentru lucrările şi serviciile prevăzute. Parcuri

noi în municipiul Tîrgu-Mureş: Aleea Carpaţi, Aleea Haţeg şi Aleea Vrancea - în valoare totală

de 1.182.652,00 lei, din care contribuţie proprie – 120.000, 00 de lei, proiect ce prevede

creşterea suprafeţelor spaţiilor verzi în municipiu, prin amenajarea a trei parcuri. Investiţiile

propuse constau în construirea unor obiecte de joacă, leagăn, balansoar, bănci, coşuri de

gunoi, lampadare, groapă de nisip, foişor de lemn etc., precum şi amenajarea terenului.

Locuințe

Pentru anul 2012, municipiul Tîrgu-Mureş şi-a propus să reabiliteze 50 de blocuri, din

care, pentru 13 blocuri (710 apartamente) a fost organizată licitaţia publică, urmând ca,

în cursul lunii aprilie 2012, să înceapă lucrările de reabilitare termică. La această licitaţie

au participat, în premieră la nivel naţional, şi reprezentanţi ai asociaţiilor de proprietari în

calitate de observatori. De asemenea, pentru alte 20 de blocuri există documentaţia de audit

energetic, expertiză energetică şi proiecte tehnice, care până la sfârşitul lunii martie va fi

înaintată Consiliului Tehnico-Economic din cadrul MDRT în vederea avizării. În plus, în cursul

anului 2012 vor începe formalităţile pentru elaborarea documentaţiilor tehnice necesare

pentru realizarea unor locuinţe sociale pentru romi, precum şi a altor categorii defavorizate

de cetăţeni ai municipiului, în zona Remetea.
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Centrale și pasajul subteran

Pentru 2012 se propune modernizarea sistemelor de încălzire, respectiv realizarea sistemelor
de preparare a apei calde menajere. Aceasta va duce, printre altele, la remedierea neregulilor
constatate de organele de control de-a lungul anilor privind respectarea cerinţelor impuse
de legislaţia în vigoare şi de normativele europene, la următoarele unităţi de învăţământ:
Gimnaziul „Fr. Schiller”, Școala Generală Nr. 7, Gimnaziul „N. Bălcescu”, Grupul Școlar
„Constantin Brâncuşi”, Gimnaziul „G. Coşbuc”, Gimnaziul „Romulus Guga”, Grupul Școlar „Ion
Vlasiu”. În plus, se va continua modernizarea şi reabilitarea pasajului subteran din centru şi a
zonelor adiacente prin: reabilitarea structurii de rezistenţă a pasajului subteran; modernizarea
zonei parcărilor din pasajul subteran prin optimizarea traseelor pietonale, completarea cu
spaţii, dotări şi utilităţi aferente necesare funcţionării parcării. Termenul de finalizare a
lucrărilor este în iunie 2012.

Vasile Dancea

1.3.134 Miercuri e ședință de Colegiu Prefectural (2012-03-27 07:31)

Ședința începe la ora 13:00, iar pe ordinea de zi sunt patru puncte:

1. Prezentarea raportului de activitate al Direcţiei Generale a Finanţelor Publice a judeţului
Mureş pentru anul 2011.

Prezintă: - directorul executiv al Direcţiei Generale a Finanţelor Publice a judeţului Mureş

2. Raport privind rezultatele activităţii Gărzii Financiare–Secţia Judeţeană Mureş în anul 2011.

Prezintă: - comisarul şef al Gărzii Financiare – Secţia Judeţeană Mureş

3. Informare privind situaţia la zi a agriculturii judeţului Mureş.

Prezintă: - directorul executiv al Direcţiei pentru Agricultură Mureş

4. Diverse
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1.3.135 PCM a pichetat sediul UDMR (2012-03-27 07:36)

Partidul Civic Maghiar (PCM) şi Coaliţia Civică au pichetat, luni, sediul UDMR Mureş,
solicitând organizarea de prealegeri interne, pentru desemnarea unui candidat unic maghiar
pentru Primăria municipiului Târgu Mureş. La pichetare au participat în jur de 20 de persoane,
îmbrăcate în tricouri verzi - pe care scria Elovalasztast (Prealegeri) şi care au amplasat un
banner cu aceeaşi inscripţie - printre care şi liderul PCM Mureş, Laszlo Gyorgy.

’Pichetăm sediul UDMR pentru a încerca să-i convingem şi pe dânşii, să facem presiuni să
accepte prealegerile pe partea maghiară în Târgu Mureş. Este necesară, după părerea noastră,
această mişcare deoarece dacă putem convinge UDMR şi PPMT să accepte această iniţiativă
vom putea avea un singur candidat la Primăria Târgu Mureş din partea tuturor formaţiunilor
politice maghiare, dat fiind faptul că suntem conştienţi că în cazul în care vom porni cu trei
candidaţi cu şanse din partea maghiarimii nu o să intre niciunul, deci practic nu o să avem
şanse să recâştigăm Primăria Târgu Mureş. Dacă UDMR se gândeşte temeinic şi va fi de acord
să organizăm prealegerile sunt sigur că putem pune un contracandidat viabil pentru actualul
primar al Târgu Mureşului’, a declarat presei Laszlo Gyorgy, preşedintele PCM Mureş. Acesta a
spus că în cazul în care UDMR nu acceptă solicitarea PCM şi a Coaliţiei Civice, această coaliţie
va avea un candidat propriu în continuare, profesor doctor Benedek Imre, fratele preşedintelui
UDMR Târgu Mureş, Benedek Istvan.

Acesta a spus că întrucât în cursa pentru Primăria Târgu Mureş va porni şi Smaranda Enache,
preşedinta Ligii Pro Europa, care are o puternică susţinere în rândul maghiarilor, ’va fi o
luptă crâncenă pentru Primăria Târgu Mureş’. ’Noi nu cedăm, nu avem ce să cedăm. Practic
PCM dintotdeauna s-a definit ca un partid care vrea să formeze o alternativă la UDMR, deci
trebuie să continuăm, nu cedăm, nu avem pentru ce să cedăm. Domnul Benedek Imre este
mai târgumureşean şi mai profesor decât candidatul UDMR, nu văd de ce să fie candidatul
UDMR-ului unul mai bun decât al nostru. În cazul în care vor să dovedească acest fapt, atunci
să ascultăm târgumureşenii ce au de zis în această privinţă. Dacă sunt aşa de siguri, să
accepte prealegeri şi probabil că va câştiga Vass Levente (candidatul UDMR - n.r.), iar atunci
acesta va fi şi candidatul nostru. Dacă nu acceptă, vom merge cu Benedek Imre în continuare.
Dacă acceptă şi câştigăm noi îi aşteptăm să vină să ne susţină candidatul’, a spus Laszlo
Gyorgy.

Deputatul Kelemen Attila, preşedintele UDMR Mureş, a declarat pentru AGERPRES că PCM este
un partid şi poate decide asupra tehnicilor la care apelează pentru a se face auzit. ’Am spus
de mai multe ori că nu cred că este nevoie de prealegeri la Târgu Mureş. Noi am desemnat
deja candidatul, în persoana lui Vass Levente, acesta este susţinut şi de Partidul Popular al
Maghiarilor din Transilvania (PPMT). Este un candidat tânăr, energic şi nu avem de ce să intrăm
în prealegeri’, a arătat Kelemen.

În protestul citit în faţa sediului UDMR Mureş, se arată: ’Coaliţia Civică a fost înfiinţată pentru
a crea târgumureşenilor un trai care are la bază valorile tradiţionale creştin-democrate ale
ardelenilor şi celor din Ţinutul Secuiesc. Bazele acestuia sunt reprezentate de un trai decent,
liber, bazat pe siguranţă şi dreptate, pe o putere aleasă care să se bazeze pe valorile demo-
cratice autentice, unde statul serveşte într-adevăr interesele cetăţeanului. Un alt deziderat
este responsabilitatea faţă de urmaşii noştri prin menţinerea calităţii mediului de viaţă’.
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AGERPRES

1.3.136 Lokodi dă în judecată Antena3 (2012-03-27 07:43)

Preşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Lokodi Edita Emoke, a anunţat luni, că va acţiona
în instanţă televiziunea care a difuzat o ştire cu privire la audierea sa de către DNA şi eventuala
sa reţinere, arătând că informaţia eronată a fost lansată în timp ce ea reprezenta România
la Copenhaga, la Summit-ul Regiunilor. Aceasta a spus că deşi informaţiile referitoare la
audierea şi posibila sa reţinere au apărut încă de vineri, respectiva televiziune nu a rectificat
ştirea, deşi s-a stabilit că de fapt era vorba de preşedintele CJ Bistriţa Năsăud, iar aceasta a
fost preluată şi de alte publicaţii.

Preşedinta CJ Mureş a afirmat că pe lângă televiziunea respectivă va chema în instanţă toate
organele media care au preluat ştirea fără o minimă verificare. ’Nu am fost chemată la DNA
pentru nicio informaţie, nu am cunoştinţă despre nicio deturnare de fonduri de către nimeni
şi nimeni din Consiliul Judeţean nu a fost chemat pentru audieri (...) Imaginea mea în pragul
alegerilor este negativă (...) Nu o să fie ieftină onoarea mea. Banii pe care îi voi obţine ca
daune morale nu îi voi folosi în interesul familiei mele, ci voi finanţa un proiect în folosul
comunităţii’, a precizat Lokodi Edita Emoke.

Preşedinta CJ Mureş a precizat că ştirea respectivă i-a afectat viaţa de familie iar imaginea sa
publică are de suferit, întrucât este candidatul UDMR pentru un nou mandat la conducerea
instituţiei iar în mintea oamenilor va rămâne primul impact.

AGERPERS

1.3.137 Scrisoarea prin care Brișcaru cere demisia lui Florea
(2012-03-27 09:53)

Solicit, în mod public, actualului primar al Municipiului Tîrgu – Mureş, Dorin Florea, care
este totodată vicepreşedintele naţional al PD-L, demisia din funcţia de primar, în cazul în care
proiectul de Hotărâre de Guvern privind înfiinţarea unei Facultăți de Medicină şi Farmacie cu
predare în limba maghiară în cadrul UMF Tîrgu – Mureş va fi aprobat de către Executiv.

Dorin Florea, alături de colegii săi din Biroul Permanent Naţional al PD-L a fost de acord cu
aprobarea Legii Educaţiei prin asumarea răspunderii Guvernului şi nu prin trecerea ei prin
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Parlamentul României aşa cum era firesc. Din punct de vedere politic, Dorin Florea este parte
a înţelegerii politice PD-L – UDMR privind Legea Educaţiei.

Dorin Florea, ca vicepreşedinte naţional al PD-L , alături de Roberta Anastase, Elena Udrea
sau Ioan Oltean a fost de acord, prin votul său, cu rămânerea UDMR la guvernare prin
parafarea înţelegerii cu acerastă formaţiune, cu ocazia investirii Guvernului Ungureanu şi
anume problema UMF Tîrgu – Mureş şi Autostrada Transilvania.

Ca şi primar al municipiului Tîrgu – Mureş şi fost absolvent al UMF Tîrgu – Mureş Dorin Florea
ar fi trebuit să se opună acestei înţelegeri politice.

Consider că adoptarea Proiectului de Hotărâre de Guvern cu privire la UMF Tîrgu – Mureş este
un eşec politic al lui Dorin Florea şi totodată un eşec al administraţiei Florea care a fost de
acord cu producerea unui rău iremediabil pentru comunitatea din Tîrgu – Mureş şi din judeţul
Mureş.

Jrs. Cornel BRIŞCARU
Secretar executiv PSD Mureş
Candidatul USL pentru funcţia de Primar al Municipiului Tîrgu – Mureş

Claudiu Pop (2012-03-27 18:17:34)
UN CANDIDAT MINUNAT SA-L SUSTINETI CU TOTII VIATA NOASTRA AR FI MULT MAI PUSTIE FARA D-L
CORNEL BRISCARU UN OM CU HAR DE LA D-ZEU

1.3.138 Seminar privind piața muncii și ocuparea (2012-03-27 09:58)

Confederatia Nationala a Sindicatelor Libere din Romania – Fratia, in parteneriat cu
Ministerul Muncii, Familiei si Protectiei Sociale si Asociatia Centrul Roman de Initiative, anunţă
organizarea, în perioada 29-31 martie 2012, la Sovata, a seminarului de lucru privind Piata
muncii si ocuparea pentru stimularea rolului dialogului social la nivel local, in cadrul proiectului
strategic „Dialogul social – catre o ruta flexibila pentru ocupare si incluziune”, proiect cofinan-
tat din Fondul Social European, prin Programul Operational Sectorial Dezvoltarea Resurselor
Umane 2007 – 2013 – „Investeste in oameni”.

In perioada 29-31 martie 2012 va avea loc la Sovata, Hotel Danubius, seminarul regional de
lucru privind „Piata muncii si ocuparea pentru stimularea rolului dialogului social la nivel local,
organizat cu sprijinul U.J.S.L. Mureş Filială CNSLR-Fratia.

Seminarul regional de lucru privind piata muncii si ocuparea pentru stimularea rolului dialogu-
lui social la nivel local este un seminar regional din seria actiunilor locale planificate in cadrul
proiectului strategic „Dialogul social – catre o ruta flexibila pentru ocupare si incluziune” si are
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ca scop promovarea initiativelor comune in domeniul ocuparii si incluziunii sociale in cadrul
Comisiilor de Dialog Social teritoriale. În urma celor 16 seminarii regionale de lucru planificate,
se vor elabora 8 planuri teritoriale de actiune pentru promovarea dialogului social la nivel
local, aferente celor 8 regiuni de dezvoltare ale ţării.

La seminar sunt invitati sa participe reprezentanti ai partenerilor sociali (organizatii sindicale
si patronale), reprezentanti ai altor categorii de grup tinta - asociatii profesionale si alte
organizatii ale Societatii Civile.

Sursa: CNSLR Frăția Mureș

1.3.139 Sindicatul și Liga Studenților UMF vs. Guvernul (2012-03-28 04:20)

Sindicatul din Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) Târgu Mureş a anunţat, marţi,
imediat după adoptarea Hotărârii de Guvern privind înfiinţarea facultăţii maghiare, că va
acţiona în instanţă Ministerul Educaţiei, Cercetării, Tineretului şi Sportului pentru încălcarea
prevederilor Legii transparenţei decizionale în administraţia publică.

’Sindicatul din UMF şi Liga Studenţilor au depus săptămâna trecută, la cabinetul ministrului
Educaţiei, un document prin care solicitau, în baza art. 6 alin. 7 din Legea 52/2003, dezbaterea
publică a proiectului de lege. Solicitarea noastră a fost înregistrată la cabinetul ministrului
Educaţiei cu numărul 8980/2012. Ministerul Educaţiei a încălcat prevederile Legii 52, care
prevede ca dezbaterea publică să dureze 30 de zile. Vom acţiona în judecată HG, pentru
nerespectarea Legii transparenţei decizionale în administraţia publică’, a declarat presei,
marţi, reprezentantul Sindicatului din UMF Târgu Mureş, Florin Buicu.

Acesta a spus că Senatul UMF Târgu Mureş a propus, în Carta care nu a fost acceptată de
Ministerul Educaţiei, înfiinţarea de linii cu predare în limba maghiară în cadrul departamentelor
existente, adică erau prevăzute trei facultăţi - Medicină, Farmacie şi Stomatologie - iar la
Facultatea de Medicină erau prevăzute cinci departamente, printre care şi departament în
limba maghiară. ’Conducerea Universităţii şi Senatul Universităţii au propus linii de predare în
limba maghiară în cadrul departamentelor, însă Ministerul Educaţiei nu a aprobat’, a subliniat
Florin Buicu, care este şi membru al noului Senat al UMF.

Vicepreşedintele Ligii Studenţilor Târgu Mureş (LSTM) din cadrul Universităţii de Medicină şi
Farmacie (UMF), Nucu Marica, a declarat presei, marţi, că Hotărârea de Guvern referitoare la
înfiinţarea facultăţii maghiare va fi atacată în instanţa de judecată. ’Vom ataca în contencios
administrativ această hotărâre. Noi am depus cerere de prelungire a termenului de dezbatere
publică la 30 de zile, conform legii transparenţei. Vom continua să susţinem principiul
autonomiei universitare şi să ne pronunţăm împotriva aceste separări. Cerem ca înainte
de orice decizie, programele de studii să fie supuse acreditării ARACIS: suntem dezamăgiţi
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că nu au fost luate deloc în calcul punctele de vedere din dezbaterea publică’, a arătat Marica.

Acesta a subliniat că la UMF Târgu Mureş a avut loc o audiere publică în urmă cu câteva zile
şi că Hotărârea de Guvern este una strict politică, ce nu ţine cont de necesităţile studenţilor.
’Considerăm Hotărârea de Guvern ca fiind politică, nu respectă necesităţile actuale ale
studenţilor şi generează noi tensiuni. Vom acţiona pe cale legală. Aceasta nu e democraţie
participativă, din moment ce nu putem avea un punct de vedere care să fie luat în serios’, a
arătat reprezentantul LSTM

AGERPRES

Simona (2012-03-29 05:20:23)
D-l Buicu minte cu nerusinare. Senatul UMF niciodata nu a propus ministerului linie maghiara cu
departament propriu. O singura data s-a discutat in senat crearea liniei maghiare dar fara departament
separat (linie in cadrul departamentelor existente, 3 la numar). Pe langa faptul ca acest lucru nu este
permis de catre LEN ulterior membrii romani din senat au votat impotriva ei pentru ca ar fi presupus
crearea unor structuri organizatorice si alegeri separate pentru linia maghiara (conform Art 135, alin
2 din LEN). Ca atare niciodata nu i s-a propus ministerului linie maghiara in conformitate cu LEN.

1.3.140 Rectorul UMF: „Suntem într-un vid administrativ” (2012-03-28 04:27)

Prof. univ. dr. Leonard Azamfirei, rectorul interimar al Universităţii de Medicină şi Farmacie
din Târgu Mureş, a declarat marţi presei că UMF nu ştie cine va putea aplica Hotărârea de
Guvern referitoare la înfiinţarea facultăţii maghiare, întrucât instituţia se confruntă cu un
vid administrativ. ’Aştept să văd forma exactă a Hotărârii de Guvern, dacă este identică cu
proiectul supus dezbaterii publice sau au intervenit modificări (...) Pe de altă parte, fiind
vorba de o Hotărâre de Guvern şi România fiind o ţară cu regim de drept funcţional, trebuie
s-o aplicăm. Întrebarea mea e cine s-o aplice. Trebuie structuri funcţionale de conducere.
Când ministerul nu recunoaşte alegerile, suntem într-un vid administrativ’, a subliniat Leonard
Azamfirei.

Rectorul interimar al UMF Târgu Mureş a precizat că luni, 2 aprilie, este convocată o şedinţă
a Senatului Universităţii şi că se va lua o decizie în privinţa aplicării Hotărârii de Guvern.
Ministerul Educaţiei, Cercetării, Tineretului şi Sportului (MECTS) a emis pe 21 martie un ordin
de încetare a mandatului rectorului Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş,
prof.univ.dr. Constantin Copotoiu, şi l-a numit pe prof.univ.dr. Leonard Azamfirei ’ordonator
interimar de credite’. Leonard Azamfirei va ocupa astfel funcţia de rector interimar, întrucât
MECTS nu a anunţat dacă validează sau nu alegerile din 22 februarie, când acesta a fost ales
cu 53,68 % din voturile exprimate.

AGERPRES
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1.3.141 50 de stejari seculari au ars lângă Sighișoara (2012-03-28 09:03)

[1] În urma incendiului care a cuprins o parte din pădurea de stejari de la Breite, din
apropiere de Sighișoara 50 stejari seculari au fost arşi în diferite stadii, precum şi 20 ha de
păşune, aproximativ 25 %. Incendiul a izbucnit luni 26 martie în jurul orei 20,00, fiind stins în
urma intervenţiei ISU „Horia” Mureş – Detaşament Sighişoara care a durat 16 ore. Ancheta
este în curs de desfăşurare.

Pe Platoul Breite se află cel mai mare, reprezentativ şi bine conservat habitat de pajişte
împădurită (wood pasture) cu goruni şi stejari multiseculari din centrul şi estul Europei. Prin
originea sa, platoul Breite este o pădure „modificată cultural”, purtând atât amprenta culturii
locale săseşti de peste opt secole, cât şi a unei naturi bogate şi variate. Această origine dublă
conferă rezervaţiei Breite valori excepţionale multiple - de la cele istorice, culturale şi ecolog-
ice, până la cele estetice şi emoţionale. Atât din punctul de vedere al patrimoniului natural,
cât şi ca mărturie vie a istoriei oraşului Sighişoara, Breite reprezintă o valoare unică în Europa.

Sursa: Primăria Sighișoara

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/incendiu.jpg

Subiectele săptămânii 26 martie – 1 aprilie în presa județeană « Sighişoara Freelance Reporter
(2012-03-28 20:43:04)
[...] 50 de stejari seculari au ars lângă Sighișoara (Punctul) [...]

1.3.142 Știri de la Poliție (2012-03-28 09:23)

Suspecţi identificaţi

În ziua de 27.03.2012, ora 14.00, Secţia de Poliţie Tăureni a fost sesizată de către o femeie din

comuna Zau de Câmpie, judeţul Mureş, despre faptul că persoane necunoscute, au pătruns

în curtea imobilului unde locuieşte, de unde au sustras fier vechi. La faţa locului s-a deplasat

echipa operativă din cadrul Secţia care a efectuat cercetarea la faţa locului, constat că s-a

pătruns în curte, printr-o poartă laterală a imobilului, de unde au fost sustrase patru bucăţi de
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ţeavă, de cca 3,5 m. În urma verificărilor efectuate au fost identificaţi suspecţii, 4 la număr,

toţi tineri cu vâste între 16 şi 19 ani, cu domiciliul în comuna Zau de Câmpie, acestora fiindu-le

întocmit dosar penal pentru furt calificat, valoarea prejudiciului cauzat cifrându-se la 160 lei.

Au furat gardul metalic ce împrejmuia un teren de joacă pen-
tru copii

În ziua de 28.03.2012 în jurul orei 1810, au fost identificaţi doi indivizi – C.I. şi G.G., ambii din

Tg.Mureş - care au sustras 7 m plasă - grilaj de gard metalic ce împrejmuia un teren de joacă

pentru copii din apropierea unui imobil situat pe strada Depozitelor, cu intenţia de al preda la

un centru de colectare a fierului vechi. Prejudiciul urmează a fi stabilit ulterior, fiind recuperat

parţial, cei doi suspecţi fiind cercetaţi pentru furt calificat.

Cercetat pentru furt calificat şi violare de domiciliu

În ziua de 28.03.2012 lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Rîciu au fost sesizaţi despre săvârşirea

unei infracţiuni de violare de domiciliu, faptă comisă în noaptea de 27/28.03.2012 de către un

autor necunoscut, pe raza comunei Şincai, judeţul Mureş. În urma activităţilor desfăşurate s-a

reuşit identificarea unui suspect – G.O. de 30 ani domiciliat în comuna Şincai, judeţul Mureş

– în cadrul audierilor rezultând faptul că acesta este suspect şi în cazul comiterii altor două

infracţiuni de furt înregistrate pe raza comunei Şincai în perioada ianuarie-februarie 2012. În

noaptea de 27/28.03.2012, acesta a intrat în curtea imobilului din comuna Şincai, după care

prin fortarea uşii de acces a intrat în locuinţă fără a sustrage bunuri. Împotriva acestuia s-a

dispus începerea urmării penale pentru săvârşirea infracţiunilor de violare de domiciliu (două

infracţiuni) şi furt calificat (două infracţiuni), dispunându-se reţinerea în arestul IPJ Mureş

pentru o perioadă de 24 ore.
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Băut fiind a intrat cu autoturismul într-un stâlp de curent

În seara de 28.03.2012, ora 20.10, un bărbat de 53 ani din Tg.Mureş, rulând cu autoturismul

pe strada Mestecănişului din Tg.Mureş, a pierdut controlul volanului şi a intrat într-un stâlp

electric, evenimentul soldându-se cu avarierea autovehiculului. Conducătorul auto a fost

testat cu aparatul etilotest rezultatul fiind de 1,35 mg/l alcool pur în aerul expirat, fapt pentru

care a fost condus la SMURD Tg.Mureş unde i s-au recoltat probe biologice.

Transport de material lemnos fără documente

În după-amiaza de 28.03.2012, în jurul orei 18,50, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Deda

au depistat un bărbat de 44 ani domiciliat în comuna Deda, care a tăiat din fondul forestier

comunal Răstoliţa, cantitatea de 2 metri steri lemn de foc, esenţă foioase. Materialul lemnos

a fost confiscat şi predat Primăriei comunei Răstoliţa în calitate de proprietar, bărbatul fiind

sancţionat contravenţional cu amendă în valoare de 500 lei.

Aflat la volan deşi avea permisul reţinut

În noaptea de 28/29.03.2012, ora 00,20 lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Breaza, au oprit în
trafic pe DN 15/A E 578, în localitatea Sîntu, judeţul Mureş, un autoturism la volanul căruia se
afla un bărbat de 32 ani din Petelea, judeţul Mureş.
Cu ocazia verificării documentelor s-a constatat că bărbatul este posesor de permis de
conducere dar figurează în evidenţele Poliţiei cu permisul reţinut, motiv pentru care acesta va
fi cercetat în stare de libertate, pentru comiterea infracţiunii de conducerea unui autovehicul
pe drumurile publice de către o persoană având permisul de conducere reţinut. Mai mult, fiind
testat cu aparatul etilotest, rezultatul a fost de 0,36 mg/l alcool pur în volumul de aer expirat,
cercetările urmând a fi efectuate de către lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Breaza.

Sursa: IPJ Mureș
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1.3.143 Runcan cere strămutarea dosarului de la Cluj (2012-03-28 09:47)

Implicaţiile deosebite, pe care disputa dintre consiliile judeţene Cluj şi Mureş pe tema
aeroporturilor din subordine, le are asupra agenţilor economici, instituţiilor şi mai ales a
populației din zonă ne îndreptațesc să prezentăm pe larg întreaga situație opiniei publice.
Este îngrijorător şi alarmant modul în care Consiliul Judeţean Mureş gestionează disputa cu
reprezentanții Consiliului Judeţean Cluj, având în vedere faptul că președintele CJ Cluj, Alin Tişe
încearcă să acopere problemele grave pe care le are în Consiliul Judeţean Cluj şi la Aeroportul
Cluj-Napoca prin lansarea unor acuzații la adresa Consiliului Judeţean Mureş şi a Aeroportului
Transilvania Târgu Mureş.

Consiliul Judeţean Cluj şi Aeroportul Cluj-Napoca se află din august 2011 sub investigaţia
oficială a Comisiei Europene pentru ajutorul de stat acordat operatorului aerian Wizz Air în
perioada 2008 – 2011, când Aeroportul Cluj-Napoca cu acordul Consiliului Judeţean Cluj a
aplicat operatorului aerian Wizz Air taxe de „0” lei/Euro în detrimentul celorlalţi operatori
aerieni Malev, Carpat Air, Tarom, Blue Air etc. care plăteau pentru servicii similare 11
Euro/pasager. Astfel, pentru pasagerii transportați de Wizz Air şi neîncasați de Aeroportul
Cluj-Napoca în perioada 2008-2011 suma se ridică la peste 15 milioane de Euro. Fapt care, a
determinat ca Blue Air să-şi mute zborurile iar Carpat Air să renunţe să mai opereze de la Cluj,
aspect nemenționat în cadrul disputei de reprezentanții Consiliului Județean Mureș, ceea ce
a permis Consiliului Judeţean Cluj să arate cu degetul spre CJ Mureş într-o disperată acţiune
de a muta atenţia opiniei publice şi a mass-mediei. De fapt, se doreşte trecerea sub tăcere a
activităţii frauduloase efectuată de Consiliul Judeţean Cluj şi Aeroportul Cluj-Napoca precum şi
a măsurilor de recuperare a banilor, prin decizia iminentă a Comisiei Europene.

Prin denunţul făcut către Comisia Europeană reprezentanții Consiliului Judeţean Cluj încearcă
transferarea atenţiei publice de la problemele Consiliului Judeţean Cluj şi ale Aeroportului
Cluj-Napoca către Consiliul Județean Mureș și Aeroportul Transilvania Târgu Mureș dar și
blocarea dezvoltării activităţii de trafic aerian şi de modernizare a infrastructurii la Aeroportul
din Târgu Mureș. Într-o astfel de situaţie, Consiliul Judeţean Mureş prin responsabilul juridic al
Dosarului aflat pe rol la Tribunalul Cluj pentru anularea Hotărârii Consiliului Judeţean Mureş de
stabilire a taxelor de la Aeroportul Transilvania Târgu Mureş ar trebui să solicite strămutarea
cauzei într-o alta zonă, lipsită de influențe de orice natură.

Totodată, constatăm cu îngrijorare atitudinea manifestată de consilierul judeţean Mihai Poruţiu,
care alimentează disputa dintre cele două consilii judeţene, căutând să obţină avantaje per-
sonale în detrimentul interesului general al celor care l-au ales.

Sursa: Aeroportul Transilvania Târgu Mureș

update:

În urma apariției comunicatului de presă, consilierul județean Mihail Poruțiu a ținut să facă
următoarele precizări:
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Domnul Runcan, conducerea Aeroportului sau cei care semnează acest comunicat
de presă, că nu pot spune exact cine, ar trebuie să fie mult mai îngrijorați de cei
22,585 milioane euro subvenție pe care i-au tocat în ultimii cinci ani, să fie mult mai
îngrijorați de cele 40 de deplasări în străinătate, pe care nu au reușit să le justifice,
să fie îngrijorați de salariile mari în condițiile în care primesc subvenție și nu fac
profit și să fie mult mai îngrijorați de faptul că nu reușesc să eficientizeze activitatea
aeroportului. Cred că acestea ar trebui să fie îngrijorările celor de la aeroport și
să lase în pace consilierii județeni pentru că nu au nici un drept să judece nici un
consilier județean, câtă vreme ei sunt o societate comercială înființată de Consiliul
Județean.

1.3.144 Adrem Invest lansează Școala de Inovație (2012-03-28 10:09)

Adrem Invest – companie românească orientată către inovaţie, specializată în ingineria
tehnologică – lansează, după 20 de ani de activitate şi un portofoliu impresionant de proiecte
inovative, platforma de responsabilitate socială „VIITORUL ALEGE INOVAŢIA”.

„Inovaţia stă la baza oricărui progres pentru că rolul acesteia este de a transforma experienţa,
ideile, pasiunea şi ambiţiile în produse şi servicii performante, care oferă valoare adăugată
societăţii. Capacitatea de a inova ne defineşte viitorul iar responsabilitatea noastră, ca
business de succes în domeniul tehnologic şi energetic, este să ne implicăm în transferul de
cultură inovativă”, declară domnul Adrian Bodea, Preşedinte Adrem Invest.

Primul proiect din cadrul platformei de CSR este un program de educaţie desfăşurat sub
numele de “ŞCOALA DE INOVAŢIE”. Proiectul se adresează liceenilor din trei oraşe din ţară:
Craiova, Suceava şi Târgu Mureş, iar scopul acestuia este să ofere un plus de cunoştinţe şi
informaţii utile, folosind experienţa companiei în domeniul inovaţiei şi creativităţii şi, totodată,
să încurajeze familiarizarea cu tehnici de predare moderne şi interactive.

Programul este unul pilot şi se desfăşoară cu aprobarea şi susţinerea Ministerului Educaţiei,
Cercetării, Tineretului şi Sportului, a Inspectoratelor Şcolare Judeţene şi a Universităţilor
locale.
„Considerăm că dezvoltarea parteneriatelor public-privat în ştiinţă şi tehnologie trebuie să
reprezinte o componentă importantă atât pentru mediul privat cât şi pentru cel public iar su-
portul pe care ni l-a acordat Ministerul Educaţiei, Cercetării, Tineretului şi Sportului dovedeşte
că instituţiile publice sunt deschise către proiecte de acest tip. Ştiinţa, tehnologia şi inovarea
au un rol major în dezvoltarea sistemului de învăţământ românesc şi stimularea progresului
460 ©2024 www.punctul.ro



1.3. MARCH BlogBook

economic şi social, de aceea ne dorim ca acest program pilot să înregistreze rezultate bune
pentru a-l extinde la nivel naţional”, adaugă Corneliu Bodea, Vicepreşedinte Adrem Invest.

„Şcoala de inovaţie” îşi propune să aducă la cursuri cei mai buni elevi pasionaţi de creativitate
şi inovaţie din cadrul a 24 de licee selectate. În cadrul fiecărui oraş vor avea loc două cursuri
despre creativitate şi două cursuri despre inovaţie, pe parcursul a câte două zile. Prima serie a
fiecărui curs va fi susţinută de domnul Mirel Bănică, profesor asociat, Universitatea Bucureşti
şi sociolog, Academia Română, în timp ce a doua serie de cursuri va fi susţinută de către
un profesor local, cu experienţă în cele două arii urmărite. În Târgu Mureş cursurile au loc
în zilele de 3 şi 5 aprilie, în Aula Magna a Universităţii „Petru Maior”, sediul central din Str.
Nicolae Iorga, de la ora 10:00. Elevii se pot înscrie la cursuri în cadrul liceelor din care fac
parte, urmând ca directorul sau profesorul coordonator alocat să selecteze 18 persoane din
cadrul fiecărei şcoli. Cel de-al doilea curs de creativitate şi inovaţie din cadrul programului va
fi susţinut de doamna Conf. univ. dr. Maria-Ana Georgescu, Universitatea Petru Maior.

Cursurile au loc pe parcursul „Săptămânii Altfel”, când elevii sunt încurajaţi să participe la
activităţi extraşcolare care să răspundă intereselor şi preocupărilor lor, venind în sprijinul
elevilor cu talente şi capacităţi în domeniul creativităţii şi inovaţiei. În urma cursurilor, elevii
participanţi se pot înscrie la concursul de proiecte, unde îşi vor dovedi abilităţile şi cunoştinţele
dobândite. Cele mai bune trei echipe vor participa la Şcoala de Vara Adrem Invest ce include 3
activităţi, respectiv vizitarea Muzeului Tehnicii din Viena sau a Muzeului Tehnicii din Bucureşti
sau o excursie de 5 zile la cele mai importante obiective industriale din România: Centrala
Cernavodă, Centrala Porţile de Fier, Barajul Vidraru.

Despre platforma de responsabilitate socială „VIITORUL ALEGE INOVAŢIA”
Platforma de responsabilitate socială va cuprinde programe axate pe direcţiile educaţie,
tehnologie şi inovaţie. Inovaţia este piatra de temelie a ADREM INVEST, datorită căreia
compania este astăzi un business cu peste 120 milioane RON cifră de afaceri, 4 divizii bine
definite în cadrul cărora compania realizează proiecte de mare amploare în România şi în
străinătate. Cele 4 Divizii sunt specializate în Ingineria Proceselor, SCADA & Automatizări,
Servicii Integrate, Energii Verzi şi includ peste 700 angajaţi români şi străini. În plus, compania
deţine birouri în 6 ţări pe 4 continente şi dă dovadă în permanenţă de o continuă dorinţă de
extindere, inovare şi dezvoltare a companiei.
Lansarea platformei de CSR completează seria de acţiuni aniversare realizate de ADREM
INVEST sub conceptul „Definim viitorul”. Aceastea marchează celebrarea celor 20 de ani de
existenţă şi include activităţi dedicate atât angajaţilor, colaboratorilor şi partenerilor, cât şi
comunităţilor în care compania îşi desfăşoară activitatea.

Despre Adrem Invest

Adrem Invest este companie românească orientată către inovaţie şi specializată în ingineria
tehnologică. Alcătuită din 4 divizii: Ingineria Proceselor, SCADA & Automatizări, Servicii
Integrate şi Energii Verzi, cu o cifră de afaceri de peste 120 milioane RON şi un număr de
peste 700 angajaţi, Adrem Invest oferă soluţii tehnologice inovatoare care eficientizează ac-
tivitatea companiilor partenere. Pentru mai multe informaţii, vă rugăm vizitaţi www.adrem.ro.

Sursa: Adrem Invest
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1.3.145 Ameropa a finalizat achiziția Azomureș (2012-03-28 13:24)

In cursul ultimelor zile, compania Ameropa a finalizat procedura de achizitie a combinatului
chimic Azomures, conform intelegerilor semnate la sfarsitul anului trecut. Prin achizitia celui
mai important producator de ingrasaminte din Romania, Ameropa isi consolideaza pozitia
pe piata si introduce Azomures, impreuna cu cei 2600 de angajati, intr-o retea mondiala de
producere si comercializare a ingrasamintelor pentru agricultura.

Grupul Ameropa si-a asumat in momentul tranzactiei investitii de peste 200 de milioane de
dolari, investitii ce vor viza echipamente de protectie a mediului si de eficientizare a productiei
de ingrasaminte, in special la instalatiile de azotat de amoniu si uree. Modernizarea actualelor
echipamente va reduce impactul asupra mediului, inclusiv in cazul imisiilor de amoniac.
Totodata este vizata si o eficientizare a modului de folosire a surselor de energie, avand ca
scop reducerea impactului asupra mediului inconjurator. Investitiile sunt planificate sa se
deruleze in urmatorii 4 ani, astfel ca activitatea pe platforma sa respecte normele de protectie
a mediului, conform legislatiei in vigoare. In acest sens, Azomures este in discutii avansate
pentru finalizarea primelor contracte cu furnizorii de echipamente si in urmatoarele doua luni
vom putea oferi detaliile primelor investitii.

“Preluarea Azomures este o tranzactie importanta pentru Ameropa si o premisa de dezvoltare
in viitor. In cadrul grupului, Azomures reprezinta deja un brand puternic in domeniul ingrasam-
intelor chimice, iar investitiile pe care le vom derula la Tirgu Mures vor consolida acest lucru”
a declarat dl. Jan Kadanik, vicepresedinte al Consiliului de Administratie al Azomures.

Sursa: Biroul de presa Azomures

1.3.146 Pașcan candidează la CJ și așteaptă susținători (2012-03-29 07:13)

Prefectul judeţului Mureş, Marius Paşcan, a declarat, joi, că intenţionează să candideze ca
independent la preşedinţia Consiliului Judeţean Mureş, însă numai dacă va avea o susţinere
largă din partea formaţiunilor politice şi că a trimis deja o astfel de informare Ministerului
Administraţiei şi Internelor (MAI). ’Întrucât ni s-a cerut imperativ ca până joi să ne precizăm
intenţia de a candida, confirm acest lucru, am înaintat MAI o adresă prin care comunic intenţia
mea de a candida pentru funcţia de preşedinte al CJ Mureş. Acest lucru nu înseamnă că în
momentul de faţă am stabilit în ce formulă sau în ce variantă. În urma întâlnirilor cu cetăţenii
din judeţ, am văzut că ar fi dispuşi să mă susţină pentru o asemenea candidatură şi pe baza
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acestei susţineri sunt motivat şi îmi exprim intenţia’, a susţinut Marius Paşcan.

Prefectul a precizat că îşi doreşte să candideze independent, nu sub sigla vreunui partid,
că şi-ar dori să fie susţinut de o coaliţie de forţe care să transceadă mediul politic şi a
făcut apel la toate forţele politice să îi ofere sprijinul. ’Fac apel la toate forţele politice
să mă susţină, întrucât din postura de independent nu am resursele materiale necesare
pentru a duce o campanie electorală. Cei din PSD şi PNL au avut eşecuri cu candidaturile
lor. Cred că de data aceasta, printr-o asumare independentă, printr-o adunare a oamenilor,
români şi maghiari, care sunt interesaţi de echilibru şi armonie în judeţ, cred că am şansa
să-i adun şi pe primari, chiar dacă au o înregimentare politică. Eu nu m-am manifestat
ca om politic, ci, din contră, ca om de administraţie, i-am ajutat pe toţi, cât mi-a stat în
putinţă. Fac apel la forţele politice şi civice să se coalizeze şi să mă susţină cu şanse reale,
zic eu, pentru această candidatură. Deci o coaliţie de forţe care să transceadă mediul
politic. Eventual pot să am o candidatură din partea unei alianţe de forţe politice, consistentă
şi serioasă, care să adune electori din toate mediile sociale - şi cultural şi ONG’, a spus Paşcan.

Acesta a afirmat că aşteaptă un răspuns, până cel târziu în 22 aprilie, de la toţi cei dispuşi să
îl susţină, pentru a decide în privinţa candidaturii sale. Paşcan a precizat că partidele politice
româneşti au ’pierdut pe mână politică’ preşedinţia Consiliului Judeţean Mureş şi a făcut apel
la formaţiunile politice existente să susţină ’omul, nu interesul politic’. ’Partidele să aibă în
vedere interesul pragmatic al judeţului pe termen lung, să susţină omul şi nu interesul politic,
adică cu bun-simţ şi cu înţelepciune, de data aceasta să judece că este o funcţie administrativă
de vârf, să judece omul şi reprezentarea administraţiei publice locale şi nu comanda politică
sau interesul politic, care întotdeauna i-a îndepărtat de această funcţie. Cu toţii au de suferit,
majoritatea primarilor care n-au reprezentat arcul de interes al UDMR au avut de pierdut. Eu
fac apel către cei care au avut de pierdut să mă judece ca om, ca om de administraţie, nu ca
politician’, a subliniat Marius Paşcan.

AGERPRES

1.3.147 Țerbea ales președinte al Federației Române de Futsal
(2012-03-29 07:33)

Sorin Ţerbea, preşedintele Clubului City’us Tîrgu-Mureş, a fost ales în unanimitate de către
Adunarea Generală, preşedinte al Federaţiei Române de Futsal, afiliată la Federaţia Română
de Fotbal. Omul de afaceri Sorin Ţerbea a fost votat de către toţi cei 15 membri ai Adunării
Generale, în cadrul şedinţei desfăşurate marți, 27 martie, la Bucureşti.

Omul de afaceri târgumureșean deține hotelul President și centrul Aqua Rock Spa. Pe de altă
parte, tot Sorin Țerbea controlează și grupul de firme Georgia Group, dar și operatorul de
Salubritate Salubriserv. În plus, în activitatea lui mai intră contractul de subantrepriză, prin
©2024 www.punctul.ro 463



BlogBook 1.3. MARCH

care s-a obligat să asigure deszăpezirea drumului european E60. (C.H.)

1.3.148 Două curse anulate. Cauza: greva din Spania (2012-03-29 07:40)

Conducerea Aeroportului ’Transilvania’ din Târgu Mureş a anunţat, joi, că operatorul aerian
Wizz Air a anulat două curse dinspre şi către Barcelona, ca urmare a grevei transportatorilor
aerieni şi feroviari din Spania.
’Reprezentanţii operatorului Wizz Air au anunţat conducerea Aeroportului Transilvania Târgu
Mureş privind anularea zborului Târgu Mureş-Barcelona, din cauza grevei generale din Spania.
Astfel, zborul W6 3735 Târgu Mureş-Barcelona, programat să decoleze joi, la ora 16,45,
respectiv cursa W6 3736 Barcelona-Târgu Mureş, programată să aterizeze joi, ora 23,10, au
fost anulate’, au precizat joi reprezentanţii aeroportului mureşean.

Potrivit conducerii Aeroportului Transilvania, cursa W6 3740 Madrid-Târgu Mureş, din noaptea
de miercuri spre joi, a fost operată în regim normal.

1.3.149 Dobre atacă HG de înființare a facultății maghiare din UMF
(2012-03-29 13:11)

Deputatul Ciprian Dobre, liderul PNL Mureş, a anunţat joi, într-o conferinţă de presă, că va
fi primul care va semna şi va depune o plângere în instanţă împotriva Hotărârii de Guvern (HG)
referitoare la înfiinţarea Facultăţii Maghiare la Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF)
din Târgu Mureş. ’Voi fi primul care voi semna o cerere de chemare în judecată a Guvernului
României, cerere pe care o vom depune la Curtea de Apel Târgu Mureş, Secţia de Contencios
Administrativ, prin care vom cere anularea HG dată de premierul Ungureanu (referitoare la
UMF Târgu Mureş - n.r.) şi suspendarea de îndată a efectelor acestei HG’, a arătat deputatul.

Dobre a subliniat că cererea de chemare în judecată a Guvernului va fi postată şi pe site-ul PNL
Mureş, astfel încât fiecare cetăţean care doreşte să depună o plângere în instanţă împotriva
HG amintite să aibă modelul gata redactat. ’Dacă cineva doreşte şi îmbrăţişează motivele de
fapt şi de drept pe care le vom expune, se poate completa cu numele, domiciliul şi semnătura
în original şi se va putea depune la instanţa de contencios administrativ. Taxa de timbru este
4 lei, iar cea de timbru judiciar 0,15 lei. Cererea va sta la dispoziţia tuturor cetăţenilor români
care o vor putea trimite prin poştă pe adresa Curţii de Apel şi va fi, în primul rând, poziţia
cetăţenilor români faţă de abuzul fără precedent în istoria modernă a României, şi anume
aceea de înfiinţare a unei facultăţi fără acordul Senatului universităţii’, a afirmat deputatul PNL.
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Parlamentarul a solicitat sprijinul societăţii civile şi a presei pentru a mediatiza link-ul la care
se găseşte modelul cererii de chemare în judecată a Guvernului României pentru ’supunerea
HG cenzurii instanţei de judecată, odată cu încălcarea flagrantă a art. 32 alin 6 din Constituţia
României’. ’Orice cetăţean român poate să semneze şi să depună această cerere. Un tabel
pentru susţinerea cererii va fi şi la sediul PNL’, a mai spus Ciprian Dobre. Acesta a precizat
că, în urmă cu o zi, la nivelul liderilor Uniunii Social Liberale s-a discutat şi despre calendarul
depunerii unei moţiuni de cenzură împotriva Guvernului, ca urmare a HG cu privire la UMF
Târgu Mureş, prin care ’s-a decapitat structura de conducere a universităţii, a înfiinţat Facul-
tatea de Medicină exclusiv maghiară şi a expus universitatea la un risc major’.

Ciprian Dobre a ţinut să sublinieze că HG semnată de premierul Mihai Răzvan Ungureanu
’este nelegală’, că încalcă prevederile Legii Învăţământului şi art. 32 alin. 6 din Constituţia
României, referitor la autonomia universitară.

AGERPRES

1.3.150 Atacantul Bogdan Apostu a semnat cu FCM (2012-03-29 13:20)

Conducerea Fotbal Club Municipal Târgu Mureş a anunţat, joi, într-o conferinţă de presă,
transferarea atacantului Bogdan Apostu, care a semnat cu mureşenii un contract pe o perioadă
de un an şi jumătate. ”E un jucător cu o carte de vizită impresionantă (...). Ultima echipă la
care a fost legitimat a fost Petrolul Ploieşti. Noi, împreună cu staff-ul tehnic, suntem foarte
mulţumiţi că într-o luptă contra-cronometru am reuşit să îl legitimăm pe ultima sută de metri.
Legitimarea s-a produs săptămâna trecută, chiar înaintea partidei din deplasare de la Ploieşti,
deci putem spune că Bogdan are ceva vechime la echipa noastră. Eu îi doresc din tot sufletul
succes, sper să ajute - împreună cu staff-ul tehnic, cu ceilalţi jucători care fac parte din echipa
noastră - la îndeplinirea obiectivului pe care dumneavoastră îl cunoaşteţi, salvarea de la ret-
rogradare în acest sezon”, a declarat Anton Heleşteanu, directorul general al FCM Târgu Mureş.

Fotbalistul Bogdan Apostu a declarat presei că este bucuros că a venit la Târgu Mureş, că
alegerea sa este inspirată, mai ales pentru că şi-a dorit de multă vreme să lucreze cu tehni-
cianul Ioan Ovidiu Sabău. ”Sper şi cred că cu tărie că putem să îndeplinim împreună obiectivul
propus, şi anume salvarea de la retrogradare. Sunt convins că locul pe care îl ocupă FCM în
clasament în acest moment este sub valoarea lotului de jucători şi acesta a fost principalul
argument pentru care am ales să vin aici”, a arătat Apostu.

Antrenorul Ioan Ovidiu Sabău a accentuat la rândul său că şi-a dorit acest jucător în lot în
fiecare an, că a purtat discuţii şi înainte pentru a-l obţine, dar că din anumite motive nu a
reuşit. ”Acum este aici, îi cunosc valoarea, e un atacant de gol, un atacant care ne este
util, un jucător căruia îi plac spaţiile de contraatac, dar şi în faţa porţii e un jucător care
are execuţii foarte bune. Sigur, preocuparea mea, a staff-ului tehnic este de a-l aduce cât
mai rapid la un ritm de joc, pentru că a lipsit în ultimul timp, a mai fost şi la alte echipe
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şi îi lipseşte pregătirea fizică şi jocurile în picioare. Cât mai rapid trebuie să îl aducem la o
formă bună, mai ales că au mai rămas jocuri care se joacă în 5-6 săptămâni”, a susţinut Sabău.

Antrenorul a spus că în ultimele meciuri se va juca din trei în trei zile şi că va fi mare
nevoie de Apostu, însă pregătit foarte bine. Sabău a mai arătat că aşteaptă ca fotbalistul să
intre cât mai repede în ritm, apreciind că acest fapt se va întâmpla în cel mult două săptămâni.

AGERPRES

1.3.151 Florea a lansat azi Alianța pentru Mureș (2012-03-29 13:39)

Primarul Dorin Florea a anunțat astăzi că a lansat proiectul administrativ Alianța pentru
Mureș. În comunicatul de presă se precizează:

Având în vedere situaţia dificilă politică, socială şi economică, dar, mai ales, a crizei
de încredere în care ne aflăm, doresc să fac o ofertă cetăţenilor din Tîrgu-Mureş şi
judeţul Mureş. Eşecul politicienilor şi al societăţii civile de a dialoga cu populaţia în
ceea ce a însemnat trecerea României printr-o criză economică de proporţii, care
zguduie Europa şi azi, de folosire a discursului politic la nivel suburban, situaţia gravă
prin care trec instituţii fundamentale ale statului (de învăţământ, sănătate etc.)
toate acestea impun o preocupare majoră pentru crearea unui pol de dezbatere,
care să abordeze situaţia pe viitor a oraşului şi judeţului Mureş din punct de vedere
strict ADMINISTRATIV.

Consider că etapa ce urmează să fie parcursă de România, implicit judeţul Mureş,
prin reforme importante pentru modernizarea ţării, care să aducă decizia la nivel
local – descentralizarea şi alte importante reforme, se poate realiza prin iniţierea
unor punţi de dialog concentrate pe aceste teme. Susţin, mai presus de orice, că
interesul pentru a apăra oraşul şi judeţul, este primordial, iar formarea unor clase
administrative responsabile este imperios necesară pentru demararea cu prioritate
a obiectivelor.

Este o datorie civică să propun cetăţenilor, români şi maghiari, de a lansa astăzi
Alianţa pentru Mureş, care să concentreze o echipa administrativă, fără derapaje
politicianiste, capabilă să ofere încrederea locuitorilor pentru ORAŞUL şi JUDEŢUL
nostru. Pot adera la această Alianţă persoane fizice, juridice, responsabile şi care
să fie conştiente că împreună ne apărăm rolul şi locul nostru în acest areal, local şi
regional.
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Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.3.152 Sabau vrea cel putin un punct de la Cluj (2012-03-30 07:58)

FCM Târgu Mureş speră să obţină cel puţin un punct în partida pe care o va disputa în
deplasare, lunea viitoare, cu Universitatea Cluj Napoca, a declarat, joi, într-o conferinţă de
presă, antrenorul Ioan Ovidiu Sabău. ”Dacă scoatem un punct - în ultimele trei jocuri 7 puncte
totuşi înseamnă mult - va conta foarte mult şi putem să îl obţinem dacă avem aceeaşi stare
de spirit bună. Dacă ne este ’foame’ atunci lupţi pentru orice minge (...). Sper că jucătorii
au înţeles că în următoarele 5-6 săptămâni trebuie să facem nişte sacrificii peste ceea ce am
făcut până în momentul de faţă şi atunci îşi vor recâştiga aprecierea şi respectul publicului. Şi
eu mă includ aici”, a arătat Sabău.

Acesta a susţinut că lupta pentru evitarea retrogradării este foarte strânsă şi că doar echipele
care au jucători de caracter se vor putea salva. ”Cred că echipele care au jucători de caracter
se vor salva, aici se va face diferenţa, deci jucători care pun efectiv suflet pentru echipă şi
dau totul pe teren (...). Au trecut câteva zile, am uitat cele două victorii (cu Steaua de pe
teren propriu şi cu Astra Ploieşti din deplasare - n.r.), ne concentrăm pe următoarele jocuri,
conştienţi că încă nu ne-am îndeplinit obiectivul. Trebuie să realizăm prin ce şi cum am reuşit
să obţinem cele două victorii: atitudine, disciplină şi chiar cu inima în tot ceea ce am făcut.
Am avut 3-4 antrenori în teren (la ultima partidă - n.r.), ceea ce înseamnă că efectiv au înţeles
că dacă această echipă retrogradează nu este de vină doar antrenorul, şi jucătorii au aceeaşi
răspundere. Dacă vor gândi în acest fel şi vor fi realişti, atunci nu se va pune problema
retrogradării”, a accentuat Ioan Ovidiu Sabău.

Antrenorul echipei mureşene a subliniat necesitatea continuităţii rezultatelor bune, arătând că
e nevoie ”de jucători responsabili, jucători care să dea absolut tot pentru ei, pentru această
echipă, şi atunci vom avea în continuare rezultate şi acele satisfacţii şi acele bucurii pe care
le aduc punctele şi victoria”. Fotbalistul Andrei Cordoş, unul dintre marcatorii din ultimul meci
câştigat de FCM, în deplasare cu Astra, cu scorul de 2-0, a arătat la rândul său, că deşi a
crescut la Universitatea Cluj, pentru el va fi un meci ca oricare altul. ”Am crescut la Universi-
tatea Cluj, este pentru prima dată când mă voi întoarce acasă, însă este un meci ca oricare
altul, avem nevoie de puncte şi trebuie să rămânem concentraţi, cum am făcut-o şi până
acum. Cred că am demonstrat şi în ultimele două meciuri că dacă noi rămânem concentraţi
şi avem o ambiţie foarte mare, este greu să retrogradăm (...). Mi-aş dori să aducem cel puţin
un punct sau, dacă se poate, toate cele trei puncte de la Universitatea Cluj”, a subliniat Cordoş.
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1.3.153 Borbely cere devierea unui râu la Roșia Montană (2012-03-30 08:08)

Ministrul Mediului şi Pădurilor, Laszlo Borbely, a declarat joi la Oradea că avizul pentru
proiectul Roşia Montană se află în analiză şi că se lucrează la o hotărâre de guvern pentru
devierea unui râu din zonă. Întrebat de ziarişti care este situaţia controversatului proiect de
exploatare de la Roşia Montană, ministrul a declarat că o problemă care trebuie rezolvată este
devierea unui râu, pentru care este nevoie de o hotărâre de guvern. ’Pregătim o hotărâre de
guvern pentru devierea acestui râu. Nu spun altceva decât ceea ce am spus când am preluat
mandatul: nu voi propune niciun fel de acord de mediu dacă nu sunt convins 100 % că nu va
dăuna mediului această investiţie’, a spus Borbely.

El a ţinut să menţioneze că la nivelul UE sunt unele prevederi foarte stricte şi că în Suedia,
Finlanda sunt mai multe asemenea mine de aur. Dar ministrul a adăugat că, dacă se va ajunge
până la aprobarea proiectului, va fi, tot pe baza impunerii şi cererii sale, cea mai modernă
instalaţie. ’Ce înseamnă asta? Va fi o instalaţie închisă care când ajunge cianura în batal deja
are o concentraţie atât de mică încât nu se poate măsura. Pentru că aceasta a fost problema.
După cele întâmplate la Baia Mare în 2000, trebuie să suflăm şi în iaurt, cum se spune’, a spus
ministrul Mediului. Laszlo Borbely a conchis că proiectul este deocamdată în analiză şi că se
va pronunţa asupra lui când va fi convins 100 %.

AGERPRES

Andreea Paraschiv (2012-03-30 15:16:32)
daca tot spuneti ca este cea mai moderna instalatie, atunci de ce nu va grabiti sa acordati avizul de
mediu? cu cat incepe proiectul mai repede, cu atat mai bine.

Camelian Propinatiu (2012-03-31 05:52:57)
Scandalul Rosia Montana nu e atât ecologic cât tehnologic: scoaterea din tara a 314 tone de aur şi a
1.480 tone de argint (conform presei) sub pretextul ca suntem o generatie incapabila de minerit!

1.3.154 Știri de la Poliție (2012-03-30 08:20)

La volan fără permis de conducere
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În seara de 29.12.2012, în jurul orelor, 2230, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Petelea, în timp
ce executau serviciul de supraveghere a circulaţiei rutiere, au oprit în localitatea Solovăstru,
un autoturism la volanul căruia se afla un bărbat de 37 ani cu domiciliu în comuna Solovăstru,
judeţul Mureş. În urma verificării documentelor s-a constatat faptul că bărbatul aflat la volan
nu posedă permis de conducere pentru nici o categorie de autovehicule motiv pentru care
i s-a întocmit dosar penal şi este cercetat în stare de libertate pentru comiterea infracţiu-
nii de conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul fără a poseda permis de conducere.

Surprins băut la volan

În noaptea de 29/30.03.2012, ora 106, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Petelea, în timp ce

efectuau serviciul de patrulare pe DJ 153/C, localitatea Dulcea, au oprit în trafic un autoturism

la volanul căruia se afla un bărbat de 38 ani din municipiul Tg.Mureş. Conducătorul auto

a fost testat cu aparatul alcooltest, care a afişat valoarea de 0,52 mg/l alcool pur în aerul

expirat, motiv pentru care conducătorul auto a fost condus la Spitalul municipal Reghin, pentru

recoltarea probelor biologice conform procedurii. Cercetările se efectuează de către lucrătorii

secţiei pentru comiterea infracţiunii de „conducerea pe drumurile publice a unui autovehicul

cu alcoolemie peste limita legală”.

Transport de material lemnos fără documente

În ziua de 29.03.2012, în urma unei acţiuni organizate de către poliţişti din cadrul Serviciului de
Ordine Publică - Biroul de Combatere a Delictelor Silvice, a fost oprit în trafic pe raza staţiunii
Sovata, un autocamion încărcat cu lemne. Bărbatul aflat la volanul autocamionului nu a fost
în măsură să prezinte documente legale de provenienţă şi transport a încărcăturii - cantitatea
de 35.61 mc lemn rotund răşinos – motiv pentru care conducătorul auto a fost sancţionat
contravenţional conform Legi 171/2010 cu amendă de 2.000 lei şi măsura complementară de
confiscare a materialului lemnos în valoare de 9.250 lei.

Sursa: IPJ Mureș
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1.4 April

1.4.1 Ziua mondială a apei la Târnăveni (2012-04-02 04:08)

Ziua Mondială a Apei este sărbătorită în fiecare an în data de 22 martie pentru a atrage
atenţia lumii întregi asupra importanţei apei şi pentru a susţine cauza managementului susten-
abil al resurselor de apă. Evenimentul a fost marcat la mai multe instituţii de învăţământ din
municipiul TârnăveniTîrnăveni.

Săptămâna trecută, (22 martie) la Liceul Teoretic "„Andrei Bârseanu" ” a avut loc Simpozionul

prilejuit de Ziua Mondială a Apei, sub sloganul "„Water and Food Security" („Apa şi siguranța

alimentară"). Simpozionul a fost tras un semnal de alarmă cu privire la situaţia alarmantă

a poluării drastice a resurselor de apă dulce de pe planetă. De asemenea, s-a evidenţiat

discrepanţa flagrantă dintre risipa de apă din ţările dezvoltate, comparativ cu penuria din ţările

lumii a treia. După susţinerea comunicărilor: „Apa-aurul lichid al Pământului”, „Proprietăţile

şi anomaliile apei”, „Circuitul apei în natură”, „Poluarea apei”, „Calitatea apei potabile la

Târnăveni”, „Efectele poluării asupra ecosistemelor acvatice”, „Terapia cu apă”, „Memoria

apei”; s-au prezentat posterele realizate de către elevii şcolii cu acest prilej. Invitatul eveni-

mentului Virgil Danciu, comisar al Gărzii de Mediu Mureş, le-a subliniat elevilor importanţa

apei şi a menţinerii ei nepoluate.

La Colegiul Tehnic

Ziua Mondială a Apei a fost sărbătorită şi la Colegiul Tehnic din Tarnaveni Tîrnăveni printr-un

program la care au participat elevii claselor a IX-a şi care a cuprins printre altele vizionarea

unor filme tematice care au fost prefaţate de eleva Casandra Vasiu, după o prezentare

a importanţei acestei zile de către eleva Emilia Florean. Sprijiniţi de conducerea liceului,

organizatorii evenimentului au fost profesoarele Elena Chiş, Mihaela Podar şi Maria Máathe. La

finalul activităţii, elevii claselor a IX-a au distribuit locuitorilor municipiului Târnăveni fluturaşi

cu importanţa Zilei Mondiale a Apei.

470 ©2024 www.punctul.ro



1.4. APRIL BlogBook

Micii ecologiști

Sub sloganul „Omenirea este însetată din cauza nevoilor de hrană” Ziua Mondială a Apei din
22 Martie martie a trezit interesul şi micilor ecologişti de la Gimnaziul de Stat „A.vram Iancu”.
În pauza mare cadrul didactic Vasilica Coman a făcut o informare cu privire la evenimentul
zilei, în care se atrăgea atenţia asupra faptului că este nevoie de 1.000 de ori mai multă apă
pentru a satisface necesarul de hrană decât pentru a satisface necesarul de apă de băut.
Astfel, îndemnul adresat elevilor se referea la reducerea risipei de alimente pentru a reduce
irosirea apei necesare producerii alimentelor, în condiţiile în care 30 % din hrana produsă zilnic
în întreaga lume rămâne neconsumată. Acţiunea a continuat cu membrii echipajului „Nu mă
uita!” care au participat la un concurs-joc „Câta apă este necesară?”.

În România, această zi se sărbătoreşte încă din anul 1993. Sărbătorirea Zilei Mondiale a
Apei are ca scop aducerea în atenţia opiniei publice a problemelor legate de necesitatea
protejării cantitative şi calitative a apelor și de a pune în adevărata lumină rolul, îndatoririle
și responsabilitățile celor cu atribuții în întreținerea, valorificarea și protejarea surselor de apă.

Criza de apă se anunță a fi cea mai importantă problemă a secolului. Conform statisticilor
ONU, odată cu creșterea populației planetei, rezerva de apă va scădea considerabil. Pentru
acoperirea nevoilor și evitarea unei viitoare crize de apă, este nevoie de descoperirea unei
surse noi, care să asigure un minim de 2.000 de kilometri cubi de apă. În prezent există țări
care și-au terminat rezerva de apa dulce, prețul unui astfel de produs crescând cu repeziciune.
Specialiștii cred că, dacă nu se vor lua imediat măsuri pentru prevenirea crizei de apă, atunci
urmările vor fi drastice și nu mai departe de anul 2025. Printre țările care se confruntă deja cu
lipsa apei potabile amintim Sudan, Iran, Venezuela, Siria, Zimbabwe, Tunisia și Cuba. Măsurile
pentru evitarea unei crize de apă constau în colectarea apei de ploaie pentru a fi folosită
în agricultură și industrie, protejarea apelor dulci împotriva poluării și protejarea pădurilor
împotriva defrișării.

Mircea Barbu

1.4.2 Dennis: „Am nevoie de ajutorul vostru” (2012-04-02 04:13)

La vârsta de doar 4 ani Denis Buzdugan, din municipiul Reghin, a fost diagnosticat cu o

boală cumplită: cancer la creier. Părinții disperați au apelat la fel de fel de medici, iar băiețelul

a suferit până acum 3 operații, realizate în Germania. Dar costurile intervențiilor sunt colosale,

iar intervenția care ar putea să-i salveze viața băiețelului costă 40.000 de euro, sumă de care

familia Buzdugan nu dispune. În acest sens părinții disperați ai lui Dennis îi roagă pe toți cei
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care pot să îi ajute donând o sumă cât de mică în contul BCR RO62RNCB0693114232230003

IN EUR, titular Oana Buzdugan.

Povestea lui Dennis

„Mă întreb de ceva vreme ce se întâmplă în jurul meu? O fi din cauza că sunt prea mic (am doar
4 ani)? De ce mami e atât de agitată și tati vine de la serviciu obosit și întotdeauna vorbesc
despre lucruri pe care eu nu le înțeleg. Asta se cam întâmplă de când au început vizitele la
spital, la domnul în alb, care de fiecare dată, binevoitor mă ia în brațe și îmi promite că totul
va fi bine. Deși știu ca îmi vrea binele, de ce a trebuit sa trec prin clipele acelea? Vedeam doar
dincolo de aparatele care mă înconjurau mulți oameni îngrijorați și multe lacrimi. Era ciudat…
fiindcă singura mea grijă era să mă întorc acasă, să mă întâlnesc cu colegii mei de la grădiniță
pe care mi-i imaginam distrându-se de minune. Apoi, încet, încet totul a revenit la normal, ba
chiar și uitasem că nu demult prietenii mei cei mai buni fuseseră asistentele și domnii doctori.
Eram din nou vesel, însă încă tot nu puteam înțelege de ce am rămas cu acel semn de la cap
pe care ceilalți copii nu-l aveau. Acum se pare ca din nou va trebui sa trec prin acele momente,
doar că de data aceasta ammai multe șanse să mă fac bine, însă am nevoie de ajutorul vostru.

Astfel, mămica mea sper că va zâmbi din nou și nu-i voi mai simți tatei grijile de fiecare dată
când mă ia în brațe. Dar acum am nevoie de ajutorul vostru, pentru că operația de care am
nevoie costă între 35.000 de mii de euro și 40.000 de euro. Apelez la ajutorul vostru pentru
că părinții mei nu dispun de suma asta.

Dennis Buzdugan: „Am nevoie de ajutorul vostru, pentru că operația de care am nevoie costă
între 35.000 de mii de euro și 40.000 de euro. Apelez la ajutorul vostru pentru că părinții
mei nu dispun de suma asta. Cont: BCR RO62RNCB0693114232230003 IN EUR, titular Oana
Buzdugan”.

Cristina Vancea

Sanda Ulesan (2012-04-04 09:33:50)
Doamne ajuta

Stef Tiberiu (2012-04-06 06:01:09)
trebuie sa-l ajutam pe copilul asta!

Consuela Kiss (2012-04-08 09:23:57)
Acest copil merita ajutorul tuturor.Sa nu uitam, Toti suntem oameni !!!
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Ioan Sorin Kiss (2012-04-08 09:36:00)
Haideti cu totii sa-l ajutam !!!

Oana Sas (2012-04-09 11:43:14)
NU ESTE VORBA DE CANCER LA CREIER , ESTE O TUMORA BENIGNA DAR CARE ESTE INTR UN LOC F
GREU ACCESIBIL ORICE ALTE DETALII REALE LE GASITI DOAR PE BLOGUL LUI DENIS

1.4.3 Apel Umanitar (2012-04-02 04:20)

[1] Contul în care se pot trimite ajutoare este la BCR Iernut
RO86RNCB0189015963830003

Dr. Iov Ionel Chişu, fiu al oraşului, medic medic-şef al secţiei de Boli Interne a dorit ca
memoria ilustrului său înaintaş, cel care a vrut să fie de folos oamenilor, tuturor locuitorilor
din aria sa de activitate să fie perpetuată de-a lungul anilor într-o Asociaţie, ceea ce a şi
făcut. Pentru început a cooptat în conducerea Asociaţiei oameni influenţi în mediul lor de
activitate, personalităţi cunoscute: Rodica Fodor, Ioan Maior, Ştefan Barna Nagy, Vasile Duma,
Ramona Lechinţan, Grigore Iftenie, Ioan Domokoş, Magdalena Chişu, Petre Şuiu şi Iosif Mocan.

În cei şapte ani de activitate, Asociaţia „Dr. Valer Russu” a contribuit din plin la rezolvarea
unor cazuri umanitare, aducând alinare unor familii de oameni năpăstuiţi, iar în aceste zile,
Asociaţia are în atenţie cazul de la Cucerdea, acolo unde în urma unui incendiu devastator
s-a înregistrat decesul unui copil de 13 ani şi internarea altor trei copii la Spitalul de arşi din
Bucureşti.

Familia Baiko Iosif din Cucerdea, satul Bord nr. 10 a rămas fără casă şi fără întreaga gospodărie,
aşa că orice ajutor este bine venit. Contul în care se pot trimite ajutoare este la BCR Iernut
RO86RNCB0189015963830003, iar informaţii suplimentare se pot obţine la numărul de telefon
0740360431, Magdalena Chişu, asistentă şefă la secţia de Boli Interne al spitalului „Dr. Valer
Russu” Luduş.

Asociaţia „Dr. Valer Russu” Luduş şi-a început activitatea în luna martie 2006 cu scopul
de a păstra vie în memoria luduşenilor personalitatea de excepţie a doctorului Valer Russu,
întemeietorul primului spital din oraş.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/luus-ierniut.jpg
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1.4.4 Festivalul Medieval, cel mai bun eveniment al anului (2012-04-02 04:24)

[1] Festivalul Medieval Sighișoara a fost nominalizat pentru categoria „Cel mai bun
eveniment al anului”, în cadrul „Galei Premiilor de excelență”, ceremonie ce se va desfășura
pe data de 24 aprilie, începând cu ora 18.00, în cadrul conferinței Hotel Tourism & Leisure
Investment Forum, la JW Marriott Bucharest Grand Hotel.

Conferința, aflată la cea de-a V a ediție, reprezintă cel mai important eveniment dedicat
industriei hoteliere și de turism din România. La eveniment sunt așteptați să participe peste
250 de reprezentanți ai industriei, proprietari și manageri de hoteluri, agenții de turism,
restaurante și cluburi, dezvoltatori, operatori și mulți alții. Evenimentul va găzdui GALA
PREMIILOR DE EXCELENȚĂ, în cadrul căreia se vor decerna premiile industriei hoteliere și de
turism. Toate nominalizările primite vor fi analizate de un juriu de profesioniști, dintre care
menționăm: Călin Ilie, vicepreședinte, FIHR, Gabriela Florescu, general-manager, Maxigel,
Franz Xaver Rattenstetter, general-manager, Crowne Plaza, Dragoș Popescu, CEO, Concept
Hotels, Linda Griffin, general-manager, Athenee Palace Hilton, Razvan Pirjol, CEO & Director
General, THR – Consulting Group, Igael Porecki, General Manager, JW Marriott Bucharest Grand
Hotel, Meda Annemarie Vasiliu, Director of Sales and Marketing, JW Marriott Bucharest Grand
Hotel, Bogdan Stanciu, General Manager, BIT SOFT, Dragos Anastasiu, Presedinte, Eurolines
România, Javier Garcia Del Valle, Executive Vice President, Chief Executive Officer, Happy
Tour, Lucian Boronea, General Manager, Accent Travel & Events, Kurt Strohmayer, Managing
Director, Aducco Management, Laura Tiuca, Head of the Hospitality and Leisure Group,
Salans Bucharest, Sorin Ionescu, Managing Partner, Fivestar Hospitality, Marten Schoenrock,
Intercontinental Bucharest, Yilmaz Yildirimlar, General Manager, Radisson Blu Hotel.

Istrate Manu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/Sighisoara.jpg

Ovidiu Birsan (2012-04-02 04:25:37)
e bine!!!

1.4.5 Sandero Stepway2, pe piața autohtonă (2012-04-02 04:33)

[1] Începând cu săptămâna trecuă pe piața auto autohtonă este disponibilă seria auto
limitată Sandero Stepway2 care a fost prezentată la Salonul auto de la Geneva.

La interior, noua versiune propune materiale noi şi două tipuri de ambianţe care se diferenţiază
prin culorile dominante - gri sau roşu. Consola centrală, conturul indicatoarelor şi ornamentul
volanului pot fi de nuanţă „gris brilliant” sau „rouge métallisé satiné”. Se vor personaliza
cromatic şi centurile de siguranţă faţă şi spate, broderiile tapiţeriei (alcătuită din material
textil şi piele ecologică), cele de pe covoraşe, precum şi tetierele. Clienţii pot opta gratuit
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pentru unul dintre cele două interioare disponibile.

Opţional, se poate adăuga pachetul Piele, pentru o tapiţerie mai elegantă din piele/Tep (include
piele naturală pe partea centrală a scaunului, combinată cu piele ecologică) şi volan îmbrăcat
în piele. Tot la interior se remarcă noul radio CD cu MP3 şi satelit de comandă pe volan, priză
jack, USB şi Bluetooth. La exterior, paleta de culori disponibilă pe Stepway2 se îmbogăţeşte
cu nuanţa lansată iniţial pe modelul Duster: brun cajou. Gama de motorizări se extinde şi ea
cu o nouă motorizare benzină mai puternică: 1.6 16 V 105 CP.

Preţurile seriei limitate Sandero Stepway2 sunt de 9.700 euro (TVA inclus) pentru motorizarea
1.6 85 CP, 10.250 euro (TVA inclus) pentru motorizarea 1.6 16V 105 CP şi 11.700 euro (TVA
inclus) pentru 1.5 dCI 90 CP. Prin oferta Dacia Avantaj, clienţii pot beneficia de o reducere de
600 euro TVA inclus faţă de preţul de listă.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/dacia-sandero-stepway-2.jpg

1.4.6 CNSLR-Frăţia dezbate piața muncii (2012-04-02 04:40)

În perioada 29-31 martie s-a desfășurat la Sovata, Hotel Danubius, seminarul regional
de lucru privind „Piaţa muncii şi ocuparea pentru stimularea rolului dialogului social la nivel
local”, organizat cu sprijinul U.J.S.L. Mureş, Filială CNSLR-Frăţia.

Mai multe detalii despre ce s-a discutat la seminar am primit de la Cătălin Orlando Cociş,
președintele UJSL Mureș, Filiala CNSLR Frăția: „La seminar au participat 32 de persoane din
patru judeţe din Regiunea 7 Centru (Mureș, Harghita, Brașov și Sibiu). S-au purtat discuții
legate de legea dialogului social; apoi au fost aduse în discuţie problematici legate de planul
regional de ocupare și incluziune socială și dezvoltarea dialogului social în vederea susținerii
acestui plan de dezvoltare și incluziune socială. La finalul acestui proiect, după ce vor
avea loc toate cele 16 conferințe regionale, se vor centraliza datele și vor fi elaborate pla-
nuri de acțiune în vederea dezvoltării dialogului social pentru dezvoltare și incluziune socială”.

Seminarul regional de lucru privind piaţa muncii şi ocuparea pentru stimularea rolului dia-

logului social la nivel local este un seminar din seria acţiunilor locale planificate în cadrul

proiectului strategic „Dialogul social – către o rută flexibilă pentru ocupare şi incluziune” şi are

ca scop promovarea iniţiativelor comune în domeniul ocupării şi incluziunii sociale în cadrul

Comisiilor de Dialog Social teritoriale. În urma celor 16 seminarii regionale de lucru planificate,

se vor elabora 8 planuri teritoriale de acţiune pentru promovarea dialogului social la nivel
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local, aferente celor 8 regiuni de dezvoltare ale ţării.

Organizatori, participanţi

Seminarul de lucru privind „Piaţa muncii şi ocuparea pentru stimularea rolului dialogului social
la nivel local”, a fost organizat în cadrul proiectului strategic „Dialogul social – către o rută
flexibilă pentru ocupare şi incluziune”, proiect cofinanţat din Fondul Social European, prin
Programul Operaţional Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane 2007 – 2013 – „Inveşteste
în oameni”, de către Confederaţia Naţională a Sindicatelor Libere din România – Frăţia, în
parteneriat cu Ministerul Muncii, Familiei şi Protecţiei Sociale şi Asociaţia Centrul Român de
Iniţiative, în perioada 29-31 martie 2012, la Sovata. La seminar au fost invitaţi să participe
reprezentanţi ai partenerilor sociali (organizaţii sindicale şi patronale), reprezentanţi ai altor
categorii de grup ţintă - asociaţii profesionale şi alte organizaţii ale Societăţii Civile.

Vasile Dancea

1.4.7 Jos televizoarele! (2012-04-02 04:42)

De o lună de zile nu mă mai uit la televizor. Oricum mă uitam puțin, dar acum am renunțat
de tot. M-am săturat de știri de divertisment, de breaking news-uri, de clișeele reporterilor și
de multe altele. Dar nu despre asta e vorba.

E vorba că e la modă DNA, DIICOT, arestările și cercetările de porțelan. Adică acelea făcute
ca să ne scoată ochii. Ca să ne arate că justiția funcționează și funcționează bine. Adică
priviți, popor tâmp, facem curățenie! Ne-am pus pe treabă. Vrem să vârâm după gratii, să
umplem pușcăriile de politicieni corupți. De parlamentari, primari și funcționari care și-au
băgat mâinile până la coate în buzunarul public.

Potrivit datelor furnizate de Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Tîrgu-Mureș 6,1 % din
cauzele care ajung în cercetarea procurorilor nasc rechizitorii. Adică 6,1 % din cercetările
domniilor lor nasc niște dosare care ajung în fața judecătorilor. Atât. Iar din ele, după ani
de judecată (vezi cazul Adrian Năstase), o altă parte importantă scapă de condamnări, deși
evidența și flagrantul e cât casa.

Explicația: e campanie electorală. Una perpetuă, din păcate. Ne uităm tâmpi la televizor cum
politicienii sunt arestați, cercetați, judecați, iar mai apoi spețele lor, dosarele lor se pierd în
timp și în memoria societății, până ajung să nu mai însemne nimic. Obiectivul în schimb a
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fost atins: omul a fost discreditat. Atât. E vorba doar de imagine, iar justiția de multe ori este
amestecată în acest joc mizerabil prin care ni se scot ochii. Mă rog, celor care nu văd mai
departe de o arestare televizată, celor care cred și și-au făcut o religie din breaking news-ul
televiziunilor de știri.

Soluția? Nu știu. E greu de crezut că ceva se va schimba peste noapte. Așadar ține doar
de mine și de dumneata cititorule să ne deschidem mințile și să vedem dincolo de aceste
spectacole de prost-gust televizate. Să protestăm în stradă sau la urnă. Poate că sunt vorbe
mari, dar cred că numai așa poate funcționa.

Cătălin Hegheș

1.4.8 200 de milioane de dolari, investiții în Azo (2012-04-02 04:48)

Compania Ameropa a finalizat procedura de achiziţie a Combinatului chimic Azomureş,
conform înţelegerilor semnate la sfârşitul anului trecut. Prin achiziţia celui mai important
producător de îngrăşăminte din România, Ameropa îşi consolidează poziţia pe piaţă şi intro-
duce Azomureş, împreună cu cei 2.600 de angajaţi, într-o reţea mondială de producere şi
comercializare a îngrăşămintelor pentru agricultură. Grupul Ameropa şi-a asumat în momentul
tranzacţiei investiţii de peste 200 de milioane de dolari, investiţii ce vor viza echipamente de
protecţie a mediului şi de eficientizare a producţiei de îngrăşăminte, în special la instalaţiile
de azotat de amoniu şi uree. Modernizarea actualelor echipamente va reduce impactul asupra
mediului, inclusiv în cazul imisiilor de amoniac. Investiţiile sunt planificate să se deruleze
în următorii patru ani, astfel încât activitatea pe platforma chimică să respecte normele de
protecţie a mediului, conform legislaţiei în vigoare.

În plus, Azomureş este în discuţii avansate pentru finalizarea primelor contracte cu furnizorii
de echipamente şi în următoarele două luni vor fi oferite detalii despre primele investiţii.
„Preluarea Azomureş este o tranzacţie importantă pentru Ameropa şi o premisă de dezvoltare
în viitor. În cadrul grupului, Azomureş reprezintă deja un brand puternic în domeniul în-
grăşămintelor chimice, iar investiţiile pe care le vom derula la Tîrgu-Mureş vor consolida acest
lucru”, a declarat dl. Jan Kadanik, vicepreşedinte al Consiliului de Administraţie al Azomureş.

Grupul Ameropa a fost fondat în 1948, este un trader internaţional de cereale şi îngrăşăminte,
cu capital privat elveţian, care acoperă pieţe din Statele Unite, America de Sud, Europa, Asia
şi Australia, precum şi pieţe emergente din Africa de Nord şi Orientul Mijlociu. La nivel mondial
Ameropa vinde anual 10 milioane de tone de îngrăşăminte chimice şi 7,5 milioane de tone de
cereale.

Cristina Vancea
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1.4.9 Scandalul UMF și „politrucia” continuă (2012-04-02 04:52)

Scandalul de la Universitatea de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-Mureş, pornit de mai
bine de 7 luni, este departe de finalizare, cu toate că săptămâna trecută, marți, s-a aprobat
Hotărârea de Guvern prin care s-a hotărât că „În cadrul UMF Tîrgu-Mureș se înființează o
nouă facultate, Facultatea de Medicina și Farmacie, cu programe în limbile română, maghiară
și engleză (...). UMF Tîrgu-Mureș derulează, potrivit legii, procedurile pentru organizarea
alegerilor, precum și cele pentru organizarea concursurilor în vederea ocupării posturilor nece-
sare pentru coordonarea administrativă a facultăților înființate", se arată în noua Hotărâre,
potrivit purtătorului de cuvânt al Guvernului, Dan Suciu.

Astfel, prin încălcarea principiului autonomiei universitare, statuat în Constituţie la arti¬colul

32, în Legea Educaţiei se prevede realizarea învăţă-mântului în limbile minori¬tăţilor naţionale.

O asemenea decizie este greu de acceptat la UMF deoarece bolnavul este tratat, potrivit

inclusiv Directivei CE şi PE 36 din 2005, în limba oficială a statului, adică în limba română. Din

acest motiv, și nu numai, scandalul continuă. Dar prea puțin se vorbește despre consecințele

unei asemenea decizii, ci mai mult politrucii se întrec în declarații numai bune de dat bine în

fața electoratului ce peste două luni se vor afla în cabina de vot.

Brișcaru și Florea profită de situația UMF și-și fac campanie
electorală?

Cel mai bun exemplu de demagogie politică îl reprezintă „scandalul rece” iscat între membrii

opozanți în campanie: Cornel Brișcaru (PSD) și Dorin Florea (PD-L). Primul, Cornel Brișcaru, a

cerut public actualului primar al municipiului Tîrgu-Mureş și vicepreşedintele naţional al PD-L,

Dorin Florea, demisia din funcţia de primar, în cazul în care proiectul de Hotărâre de Guvern

privind înfiinţarea unei Facultăţi de Medicină şi Farmacie cu predare în limba maghiară în

cadrul UMF Tîrgu-Mureş este aprobat de Executiv. Conform spuselor lui Cornel Brișcaru, Dorin

Florea, alături de colegii săi din Biroul Permanent Naţional al PD-L, a fost de acord cu aprobarea

Legii Educaţiei prin asumarea răspunderii Guvernului şi nu prin trecerea ei prin Parlamentul
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României aşa cum era firesc. Astfel, „din punct de vedere politic, Dorin Florea este parte a

înţelegerii politice PDL - UDMR privind Legea Educaţiei”, a susținut secretarul executiv al PSD

Mureş. Acesta nu a ținut cont însă de declarațiile liderului PD-L, Dorin Florea, care probabil de

frica electoratului care-l va sancționa în iunie pentru decizia partidului din care face parte, i-a

adresat o scrisoare deschisă rectorului ales al Universităţii de Medicină şi Farmacie din Tîrgu-

Mureş, în care a făcut un apel la dialog şi a recunoscut dreptul universităţilor de a-şi decide

singure soarta, mai exact spus, Dorin Florea nu a fost de acord cu amestecarea politicului în

universitate, implicit cu adoptarea unei Hotărâri de Guvern în această chestiune. „Consider

că singura soluţie în rezolvarea problemei UMF este dialogul. Dialogul care să reaşeze un

climat de încredere între toţi medicii UMF. Dreptul ca universităţile să-şi decidă soarta trebuie

încurajat în continuare. La fel, autonomia universitară şi mai ales carta universităţilor, care

trebuie să cuprindă şi să stipuleze aceste lucruri ca un reper, care să nu permită derapaje

în diverse momente sau funcţii. Românii şi maghiarii trebuie să înţeleagă că nu-şi vor da

copiii la o universitate din Târgu-Mureş pentru a învăţa limba română sau maghiară. Singura

determinare, eforturile financiare şi îngrijorarea lor este ca studentul să devină un medic de

calitate, cu diplomă recunoscută, asemenea generaţiilor anterioare”, a afirmat Dorin Florea.

„Mercenarii”, „distrugere”, „vinovați”

Că, din păcate UMF Tîrgu-Mureș a devenit „armă de campanie” o dovedesc și cuvintele

exagerate ale liderului PSD Cornel Brișcaru, care dramatizând situația amenință: „Pentru

profitul unui grup de 100 de mercenari politici sunt prejudiciate interesele a sute de mii de

oameni. Înţelegerea politică, în privinţa distrugerii UMF Tîrgu-Mureş, face rău oamenilor şi

pentru acest lucru, cei care au perfectat aceasta înţelegere, trebuie să plătească”. Acesta

considerând că Guvernul a decis „distrugerea” unei instituţii vechi de 50 de ani şi că pentru

aceasta „vinovaţii” trebuie să plătească.

„Victorie jalnică”, „politicieni obosiți”, „umilire”, „eșec de pro-
porții”
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Nici primarul Dorin Florea nu s-a dezis de la afirmații exagerate, acesta declarând că „politi-

cieni obosiţi" şi-au promovat interesele ca soluţie pentru un mandat electoral, și Hotărârea de

Guvern privind UMF nu era necesară, afirmând că „unii şi-au luat laurii unei victorii jalnice" şi,

printr-o soluţie pentru un mandat electoral, „au umilit” medicii români şi maghiari. În opinia

lui Florea, întreg judeţul Mureş a fost văzut în ultimii ani drept „o feudă a unora care mai mult

sau mai puţin şi-au slujit doar interesele personale sau de grup", motiv pentru care nu a contat

niciodată.: „Mă îngrijorează situaţia care s-a făcut prin Hotărârea de Guvern la UMF. Nu era

apanajul HG, ci al românilor şi maghiarilor să rezolve problema. Mă îngrijorează, este un eşec

de proporţii în modul în care se gestionează problemele administrative ale judeţului, ca şi cum

Mureşul ar fi apendicele interesului cuiva. (...) Românii şi maghiarii au scris ei, cu mânuţa lor,

abordarea acestei universităţi multiculturale, cu linii de predare în română şi maghiară. Nu

era nevoie, neapărat necesar, să vii să fluturi acasă şi să-ţi iei laurii unei victorii jalnice că

«am obţinut prin Hotărâre de Guvern». Nu! N-avem nevoie la Târgu-Mureş de soluţii pentru

mandat electoral, avem nevoie de soluţii durabile - ce-şi fac românii şi maghiarii cu mâna

lor, cu capul lor, vă dau în scris că e pentru 100 de ani, nu pentru un mandat al unui partid

politic. De aceea consider că au fost umiliţi medicii de acolo, şi români, şi maghiari când nu

s-a aşteptat şi regret că premierul nu m-a consultat asupra strategiei pe care a adoptat-o prin

HG", a spus Florea.

Vidul

Și totuși departe de interesele candidaților din iunie, faptul că la UMF există o problemă este

o chestiune reală. O dovedește, așa cum am spus, încălcarea principiului autonomiei univer-

sitare și adoptarea unei Hotărâri de Guvern care contravine deciziei senatului universitar. Iar

nemulțumirile iscate au dus la „vid administrativ” și plângeri în instanță.

Astfel, prof. univ. dr. Leonard Azamfirei, rectorul interimar al Universităţii a declarat că nu

ştie cine va putea aplica Hotărârea de Guvern referitoare la înfiinţarea facultăţii maghiare,

întrucât instituţia se confruntă cu un vid administrativ. „…fiind vorba de o Hotărâre de Guvern
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şi România fiind o ţară cu regim de drept funcţional, trebuie s-o aplicăm. Întrebarea mea e

cine s-o aplice. Trebuie structuri funcţionale de conducere. Când Ministerul nu recunoaşte

alegerile, suntem într-un vid administrativ ”, a subliniat Azamfirei. În plus, astăzi, 2 aprilie,

este convocată o şedinţă a Senatului Universităţii şi că se va lua o decizie în privinţa aplicării

Hotărârii de Guvern.

Sindicatul și studenții, în instanță

Imediat după Hotărârea de Guvern de marți Sindicatul din UMF, Liga studenților, apoi la Câteva
zile Ciprian Dobre au spus că vor acţiona în instanţă Ministerul Educaţiei, Cercetării, Tineretului
şi Sportului pentru încălcarea prevederilor Legii transparenţei decizionale în administraţia
publică. „Sindicatul din UMF şi Liga Studenţilor au depus săptămâna trecută, la cabinetul
ministrului Educaţiei, un document prin care solicitau, în baza art. 6 alin. 7 din Legea 52/2003,
dezbaterea publică a proiectului de lege. Solicitarea noastră a fost înregistrată la cabinetul
ministrului Educaţiei cu numărul 8980/2012. Ministerul Educaţiei a încălcat prevederile Legii
52, care prevede ca dezbaterea publică să dureze 30 de zile. Vom acţiona în judecată HG,
pentru nerespectarea Legii transparenţei decizionale în administraţia publică”, a declarat
reprezentantul Sindicatului din UMF, Florin Buicu.

Studenții nu s-au lăsat, iar prin vicepreședintele Ligii Studenţilor, Nucu Marica, aceștia au

transmis că Hotărârea de Guvern (referitoare la înfiinţarea facultăţii maghiare) va fi atacată

în instanţa de judecată. „Vom ataca în contencios administrativ această hotărâre. Noi am

depus cerere de prelungire a termenului de dezbatere publică la 30 de zile, conform legii

transparenţei. Vom continua să susţinem principiul autonomiei universitare şi să ne pronunţăm

împotriva aceste separări. Cerem ca înainte de orice decizie, programele de studii să fie

supuse acreditării ARACIS: suntem dezamăgiţi că nu au fost luate deloc în calcul punctele de

vedere din dezbaterea publică”, a arătat Marica.

Cetățenii chemați la Instanță

Deputatul Ciprian Dobre, liderul PNL Mureş, „a pornit și el spre Instanță”: „Voi fi primul care
voi semna o cerere de chemare în judecată a Guvernului României, cerere pe care o vom
depune la Curtea de Apel Tîrgu-Mureş, Secţia de Contencios Administrativ, prin care vom cere
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anularea HG dată de premierul Ungureanu şi suspendarea de îndată a efectelor acestei HG”,
a arătat deputatul. În plus, Dobre a subliniat că cererea de chemare în judecată a Guvernului
va fi postată şi pe site-ul PNL Mureş, astfel încât fiecare cetăţean care doreşte să depună
o plângere în instanţă împotriva HG amintite să aibă modelul gata redactat „Dacă cineva
doreşte şi îmbrăţişează motivele de fapt şi de drept pe care le vom expune, se poate completa
cu numele, domiciliul şi semnătura în original şi se va putea depune la instanţa de contencios
administrativ. Taxa de timbru este 4 lei, iar cea de timbru judiciar 0,15 lei. Cererea va sta la
dispoziţia tuturor cetăţenilor români care o vor putea trimite prin poştă pe adresa Curţii de
Apel şi va fi, în primul rând, poziţia cetăţenilor români faţă de abuzul fără precedent în istoria
modernă a României, şi anume aceea de înfiinţare a unei facultăţi fără acordul Senatului
universităţii”, a afirmat deputatul.

Cristina Vancea

1.4.10 Liber la afișajul electoral (2012-04-02 04:56)

20 de blocuri din municipiu vor fi reabilitate termic. Valoarea investiţiei a fost calculată

conform standardelor de cost de la nivel naţional, afirmă reprezentanţii primăriei. Este dublă,

crede în continuare consilierul local UDMR, Makkai Gergely. Contrele nu mai apar atunci când

aleşii locali votează proiecte de hotărâre care sunt în avantajul lor. A consilierilor opoziţiei.

Despre ultima şedinţă de CL, aflaţi mai jos.

Să începem uşor

Primul punct pe care aleşii locali l-au dezbătut se referă la demararea procedurilor de expro-

priere pentru cauză de utilitate publică a imobilului de pe strada Baladei nr. 1. Executivul

a înaintat acest proiect de hotărâre pentru a moderniza intersecţia străzilor Libertăţii – Cuza

Vodă şi George Enescu. Proiectul privind lărgirea acestei intersecţii este vechi, la un moment

dat autorităţile locale intenţionau să demoleze o parte din imobilul care găzduieşte Gimnaziul

Europa şi mai toate clădirile cu număr impar de pe strada Baladei. Momentan, din proiect a

mai rămas doar modernizarea intersecţiei prin construirea unui aşa-numit sens giratoriu. În
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vederea realizării acestuia, aleşii au votat ca proprietarii barului aflat la nr. 1 să fie despăgubiţi

cu suma de 56.000 de euro. Proprietarii, dacă acceptă această ofertă, vor avea depuşi banii

în cont în 15 zile, termen calculat de la adoptarea hotărârii.

15.000 de lei, un apartament reabilitat

În ciuda scandalului din urmă cu o lună în ceea ce priveşte reabilitarea termică a blocurilor,

aleşii locali au aprobat includerea în programul finanţat 80 % de la bugetul de stat şi bugetul

local, prin grija contribuabililor care îşi plătesc taxele şi impozitele, a altor 20 de blocuri, cu

748 de apartamente. Valoarea investiţiei va fi de 11,385 de milioane de lei, adică 15.200 de

lei per apartament. Nu comentăm cum a fost calculată suprafaţă utilă, cu toate că a fi fost

mult mai interesant să aflăm suprafaţa exactă a ferestrelor şi a pereţilor exteriori ce vor fi

izolaţi. Şi a uşii de la intrarea în bloc, unul dintre argumentele amuzante pe care le-am citit în

răspunsul la interpelarea adresată de către consilierul Makkai Gergely în şedinţa în plen din

23 februarie. Altfel spus, angajaţii Primăriei vor să ne convingă că la un bloc de 10 etaje, care

are să spunem înălţimea de 30 de metri, vor avea de reabilitat un imobil cu o lăţime de 100

de metri. Bloc pe care aşteptăm cu mult interes să ni-l arate angajaţii Primăriei pentru că nu

am reuşit să obţinem mai mult de 25 de metri pe latura mai mare a blocului. În fine, poate

nu ne pricepem la matematică. Apoi adunând toate costurile explicate de către reprezentanţii

Primăriei, plus cele referitoare la tâmplăria PVC şi geamurile termopan, luând în considerare

suprafaţa utilă enunţată de către aceiaşi, nu am reuşit să atingem suma enunţată. Dar să nu

ne mai batem capul şi să ne întrebăm retoric de ce ne-am mira în condiţiile în care aceleaşi

firme lucrează şi ele oferă aceste preţuri? Aceasta este doar la o analiză succintă, nu vrem să

ne gândim ce ar însemna să luăm fiecare bloc în parte, să vedem preţurile la firme şi aşa mai

departe.

Afişaj electoral gratuit
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Aleşii locali au votat fără comentarii proiectul de hotărâre în regim de urgenţă privind scutirea
taxelor de afişaj, a acţiunilor de distribuire de pliante, fluturaşi şi alte materiale electorale, ocu-
parea domeniului public/privat cu amenajări provizorii, precum şi de traversare a domeniului
public sau privat al municipiului Tîrgu-Mureş cu echipaje mobile cu ocazia acţiunilor electorale
pe anul 2012. Altfel spus, dacă orice persoană fizică, firmă sau organizaţie neguvernamentală
plăteşte bani grei pentru a amplasa un pitic publicitar, firmă luminoasă, panou publicitar, a
lipi afişe, a împărţi fluturaşi etc., partidele politice şi candidaţii independenţi vor avea, din nou,
regim special, beneficiind de gratuitate, pe sistemul discriminării pozitive.

Bineînţeles, niciun consilier nu a considerat că a obţinut acest avantaj în dispreţul contribua-

bilului târgumureşean. „Cel mai normal şi logic era să adoptăm această hotărâre pentru că

nu este normal să găsim afişe pe stâlpi, nu este normal să găsim afişe în casa scărilor, nu

este normal să ne trezim iarăşi cu acele cutii poştale pline de informaţii”, a declarat Claudiu

Maior, viceprimarul PD-L al municipiului Tîrgu-Mureş. Nici aleşii locali ai UDMR nu au contestat

acest proiect şi nici consilierii opoziţiei care, simţind că astfel sunt la egalitate cu partidele

Puterii. „Fiind perioada asta de recesiune e benefic că partidele sunt scutite pentru plata

acestor materiale de afişaj”, ne-a explicat consilierul local social-democrat Lucian Loghin.

Oraşul unde zgomotul e insuportabil?!

Dacă nu s-ar fi încurcat rolele cu ATV-urile în acelaşi proiect de hotărâre, astăzi am avea
interdicţie să mai trecem prin vreun parc mulţumită deosebitei griji a Primăriei. În afară că
singurele piste de biciclete sunt hăt pe Libertăţii, respectiv pe Podeni – unde rişti să-ţi frângi
gâtul atât de profesionist a fost construită -, iar pentru role doar în parcul din Aleea Carpaţi,
reprezentanţii Executivului s-au gândit să restrângă şi mai mult posibilitatea pasionaţilor
de bicicletă sau role de a se bucura de acest hobby. Din fericire, intenţia a fost blocată pe
moment, dar cu siguranţă nu va mai dura mult până va fi pusă în aplicare. Că … locuitorii nu
mai suportă zgomotul făcut de acestea?!

Ligia Voro
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1.4.11 Cruciada urologi vs. urologi şi urologi vs. ATI-işti (2012-04-02 05:03)

Să desfiinţăm. Sub această deviză şapte medici de la Clinica de Urologie din cadrul
Spitalului Clinic au pornit cruciada pentru desfiinţarea compartimentului de Anestezie-Terapie
Intensivă şi a Compartimentului de Urologie – Litotriţie din cadrul spitalului. Primul pas mai se-
rios, şi pe care îl cunoaştem, l-au făcut prin trimiterea unui memoriu Comisiei Social-Culturale
din cadrul Consiliului Judeţean, comisie coordonată de către septuagenarul Kakasi Alexandru.
Prin grija fie a angajaţilor Clinicii de Urologie, fie a personalului SCJ de la sediul administrativ,
fie a angajaţilor CJ sau a consilierilor judeţeni, memoriul a ajuns şi în posesia jurnaliştilor.
Moment în care conflictul nu a mai fost secret. Replicile nu au întârziat să apară din partea
reprezentanţilor compartimentelor cărora li se cere desfiinţarea, în timp ce managementul
spitalului şi conducerea CJ au adoptat o poziţie de neutralitate faţă de acest nou scandal. Pe
moment.

Scandalurile se ţin lanţ la Spitalul Clinic Judeţean Mureş (SCJ), după ce, în luna februarie,

încheierea cu o firmă privată a contractului pentru o parte din analizele anatomo-patologice

de la SCJ a pus pe picior de război cele două spitale târgumureşene, un alt scandal stă să

erupă. De această dată este vorba de unul intern, purtat între medicii SCJ. Dar să începem cu

începutul.

Memoriul

În 12 martie 2012, sub numărul de înregistrare 26, părăsea Clinica de Urologie un memoriu
adresat Comisiei Social-Culturale din cadrul Consiliului Judeţean Mureş. Cele cinci pagini şi
jumătate au fost înregistrate în 19 martie 2012 la Consiliul Județean. Memoriul semnat inclusiv
de către şefa Clinicii de Urologie, conf. univ. dr. Mártha Orsolya, „atacă” două probleme: Înfi-
inţarea compartimentului Anestezie Terapie Intensivă (ATI) în cadrul SCJ, respectiv menţinerea
ca entitate separată a compartimentului Urologie – ESWL.

Mai exact, semnatarii (şapte medici primari urologi) se plâng că înfiinţarea compartimentului
începând cu data de 1 februarie a fost făcută fără ca fostul şef al clinicii, prof. dr. Radu Boja,
să îşi fi dat acordul, iar înfiinţarea nu este justificată. „Din 1976, de la înfiinţare, această
clinică nu a avut nevoie de un salon ATI, separat, care să presupună cheltuieli suplimentare,
ci tocmai în acest sens funcţiona un salon de urmărire postoperatorie a pacienţilor, în cadrul
clinicii, deservit de asistentele secţiei, activitatea desfăşurându-se fără nicio problemă”, se
arată în memoriul remis celor cinci membri ai Comisiei Social-Culturale.

Medicii arată că, în afară că i-au fost luate clinicii 8 paturi, înfiinţarea compartimentului ATI

implică risipa resurselor financiare pentru că angajaţii de la ATI primesc un spor de 75 %
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faţă de 15 % cât primesc angajaţii din clinică. Adică în jur de 150.000 de lei pe an mai mult

pentru plata salariilor a șase asistente medicale principale, trei infirmiere şi o îngrijitoare.

De asemenea, compartimentul va avea nevoie de o registratoare, ceea ce înseamnă alţi

30.000 de lei pe an. La toate aceste cheltuieli suplimentare se adaugă, în opinia reclamanţilor,

cheltuielile generate de angajarea de personal, deoarece la ATI norma e de o asistentă şi o

infirmieră la 5 paturi, în timp ce în alte secţii doar de o asistentă şi o infirmieră la 10 paturi.

Însumând aceste cheltuieli, cei şapte semnatari ai memoriului arată că bugetul spitalului ar fi

păgubit cu aproape 180.000 de lei pe an, în urma înfiinţării acestui compartiment.

Replica

În 26 martie, colectivul secţiei ATI din cadrul spitalului remite un punct de vedere Comitetului
Director al SCJ. Documentul care părăsea secţia cu nr. 39 şi este înregistrat la SCJ sub nr.
2772 este semnat de către opt medici primari ATI, inclusiv de către şeful secţiei, dr. Lucian
Băilă. Astfel aflăm că, în primă fază, la Consiliul Judeţean a ajuns un memoriu înaintat în
numele colectivului Clinicii de Urologie, şi că acesta a ajuns la o săptămână din nou în atenţia
consilierilor judeţeni, de această dată cu cele şapte semnături şi parafe. Aceasta ar fi partea
de alcov.

Mai departe, angajaţii de la ATI explică de ce a fost nevoie de înfiinţarea acestei secţii, şi
anume că aşa prevede Legea nr. 95 şi OMS 1500 din 2009. „În acest ordin se prevăd expres
saloane de supraveghere postanestezică (SPA) şi saloane de terapie intensivă şi îngrijire
postoperatorie (TIIP), ca făcând parte din compartimentul cu paturi al unei secţii ATI, criterii de
internare şi externare din ATI, sunt reglementate relaţiile dintre medicul specialist şi medicul
de altă specialitate – ex. urologie. O lectură atentă a acestui ordin repartizează selecţionarea,
supravegherea şi tratamentul pacientului în perioada postoperatorie medicului specialist ATI,
acesta fiind cel care decide conduita de urmat, în perioada postoperatorie imediată”, se arată
în punctul de vedere remis de către colectivul secţiei ATI.

Secţia ATI, propusă de conducerea SCJ, avizată de Ministerul Sănătăţii (MS) şi aprobată de CJ
Mureş rezolvă, potrivit semnatarilor, o problemă juridică şi urmează să deservească întreg
spitalul, mai precis secţiile care aveau asemenea compartimente – în afară de Urologie –
Ortopedia, obstetrică – ginecologie, oftalmologia, boli infecţioase. Angajaţii de la ATI au mai
arătat că înfiinţarea compartimentului ATI nu avea nevoie de girul şefului de la Urologie, ci
parcursul este următorul: managerul propune, MS avizează, iar CJ aprobă.

Cei opt medici au contestat şi cheltuielile suplimentare nejustificate care ar urma să fie făcute

pentru plata personalului medical mediu, arătând că sumele vehiculate sunt eronate şi voit
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umflate pentru că singura sumă care ar trebui suportată în plus se referă la diferenţa de spor

la salariul de bază. Potrivit calculelor medicilor ATI, aceasta nu ar trece de 40.000 de lei pe an.

Vrem unificare…

Cum arătam mai sus, memoriul critică şi existenţa separată de Clinica de Urologie a Compar-
timentului ESWL, coordonat din 1 noiembrie a anului trecut de către medicul Vass Levente.
Semnatarii memoriului susţin că acesta s-a creat ca o soluţie de compromis pentru ca Urologia
să nu piardă din paturi, aşa cum s-ar fi impus potrivit unui Ordin emis în acel an care stipula
reducerea cu 20 % a numărului de paturi în secţiile cu peste 100 de paturi. Astfel, a apărut
compartimentul cu 24 de paturi, opinează medicii urologi. În timp, compartimentul a mai
pierdut trei paturi, în timp ce clinica ar fi ajuns la doar 60. Apoi, semnatarii arată că menţinerea
separată a compartimentului nu este justificată financiar, şi asta pentru că rulajul pacienţilor ar
fi de doar 71 % în compartiment, în timp ce clinica are 86 %. Aceştia au mai arătat că subsecţia
este dotată cu un aparat de litotriţie extracorporeală (aparat care sparge pietrele la rinichi cu
unde electromagnetice, procedura fiind minim invazivă) de 730.000 de euro, folosit doar de
dr. Simion Carmen, deşi reprezentanţii clinicii au solicitat ca acesta să fie utilizat şi de alţi trei
medici urologi care deţin competenţă în acest domeniu şi, în plus, costurile să fie amortizate
mult mai rapid, dar nu au primit niciun răspuns. Medicii au mai atacat un subiect sensibil,
şi anume susţin că studenţii nu pot vedea în acţiune aparatul deoarece le este interzis accesul.

Urologii au mai criticat intenţia medicului Vass de a înfiinţa o Sală de operaţii endoscopice în

cadrul compartimentului, investiţie ce s-ar cifra la 1,3 milioane de lei, fără a mai fi socotite

alte cheltuieli extrem de costisitoare, şi anume capitonarea cu plumb şi dotarea şi amenajarea

sălii. În plus, numărul operaţiilor de acest gen ar fi foarte scăzut, sub 200 efectuate în ultimii

trei ani, cifră care, de asemenea, nu ar justifica o asemenea investiţie. Semnatarii memoriului

au sugerat că în compartiment s-ar lucra pe minus, iar prin unificarea Urologiei cu Urologia –

Litotriţie, clinica ar fi, per total, pe plus.

Nu vrem…

În 28 martie, Compartimentul de Urologie – Litotriţie, cu nr. de ieşire 16, respectiv cu nr. de
înregistrare 2870 la SCJ, remite punctul său de vedere Comitetului Director al spitalului asupra
memoriului. În punctul lor de vedere, cei trei medici semnatari, inclusiv şeful compartimen-
tului, dr. Vass Levente (numit în 1 septembrie coordonator), Compartimentul de Urologie –
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Litotriţie s-a înfiinţat în 1995, cu 24 de paturi, fără a fi reduse de la Clinica de Urologie. Mai
mult, potrivit acestui punct de vedere, Clinica de Urologie a pierdut la restructurarea din 2010
doar două paturi, responsabilii din MS ţinând cont că în această clinică urma să se dezvolte
urgent chirurgia oncologică urologică.

Semnatarii au arătat că dr. Simion a făcut în ultimele 6 luni 750 de şedinţe de ESWL, fără să fie

nevoie ca această să intervină endoscopic, urgenţele fiind rezolvate în blocul operator comun

cu Urologia, de către dr. Oşan şi Golea, iar în prezent de dr. Golea şi Vass, după pensionarea

dr. Oşan. Urologii din compartiment mai susţin că acesta nu este nicidecum pe pierdere, ci

anul trecut a avut un excedent financiar de 370 de mii de lei, în timp ce Urologia, după multă

vreme, a încheiat pe plus, şi anume cu 170.000 de lei excedent. De asemenea, în răspunsul

lor, medicii de la Urologie – Litotriţie au arătat că aparatul a costat doar 502.000 de euro şi că

studenţii, curios, cu toate că până acum două luni, veneau să vadă aparatul la lucru, acum nu

mai vin, „probabil cu scopul de a demonstra undeva că nu au acces”.

În concluzie

Am consemnat opiniile şi pro şi contra, evitând să ne lansăm în acuzaţii dincolo de cele
semnalate în memoriu şi în punctele de vedere. Şi asta pentru că acuzatorii şi cei acuzaţi
au evitat să pornească şi un război al declaraţiilor prin mass-media. Ne este clar că aceste
probleme au repercusiuni asupra bolnavilor de al căror interes par preocupaţi doar o parte
dintre semnatarii documentelor ce certifică starea de conflict din SCJ. Iar pacienţii sunt cei
mai importanţi în această ecuaţie, indiferent de antipatiile urologilor faţă de alţi urologi, şi ale
urologilor faţă de anestezişti.

Din păcate, observăm că Urologia se transformă în cadrul SCJ în ceea ce este una dintre clinici
în cadrul Spitalului Clinic de Urgenţă Tîrgu-Mureş. Şi anume, într-un nucleu conflictual ceea
ce, pe termen lung, îi scade din credibilitate, pe când poate altele ar fi priorităţile. Suntem
curioşi dacă replicile vor genera contra-replici şi dacă în cele din urmă Comitetul Director al
SCJ şi consilierii judeţeni vor reacţiona. Şi mai avem o curiozitate: după alegerile locale va
mai exista un asemenea conflict…?

Ligia Voro
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1.4.12 „Școala mea e eco”, un proiect LDIR (2012-04-02 10:46)

Echipa ”Let‘s Do It, Romania!” susţine activ programul Scoala Altfel, construit de Ministerul
Educației, Cercetării, Tineretului și Sportului în perioada 2-6 aprilie 2012! “Şcoala mea e eco!”
este numele proiectului prin care echipa „Let‘s Do It, Romania!” se implică în educaţia elevilor
din întreaga ţară.

“Şcoala mea e eco!” are drept scop transmiterea şi creşterea numărului de cunoştinţe despre
protecţia mediului înconjurător şi stimularea unui comportament responsabil în răndul elevilor.
Pe baza informaţiilor transmise, elevii vor putea să găsească şi să integreze în activităţile
cotidiene, la şcoală şi acasă soluţii pentru protecţia mediului prin reducerea consumului de
resurse şi energie, reciclare şi prin comportament corect în natură. Exemplele de comporta-
ment ecologic identificate de copii vor compune un Eco Ghid care va fi afişat în şcoală şi în
fiecare clasă şi va putea fi discutat în cadrul orelor de dirigenţie.

Proiectul ”Let‘s Do It, Romania!” se va desfăşura Bucureşti și în 26 de judeţe: Alba, Argeş,
Botoşani, Brăila, Braşov, Caraș-Severin, Cluj, Dâmboviţa, Dolj, Galaţi, Gorj, Giurgiu, Harghita,
Hunedoara, Ialomiţa, Iaşi, Ilfov, Maramureș, Mureș, Olt, Prahova, Satu Mare, Sibiu, Suceava,
Teleorman, Timiş. 164 de şcoli vor fi implicate în proiectul de educaţie ecologică.

“Şcoala mea e eco! este primul pas în direcția educativă pe care ne dorim să o abordăm
în acest an, alături de acțiunea de curățenie națională organizată pe data de 12 mai. Vom
continua educația ecologică și în următoarele luni, cu ajutorul altor noi proiecte craete special
în acest sens, pentru că acesta este unul dintre obiectivele noastre principale pentru 2012”
au declarat reprezentanții ”Let‘s Do It, Romania!”.

În programul ”Școala Altfel”, elaborat și organizat de fiecare unitate de învățământ, vor fi
incluși toți cei care nu participă la faza națională a olimpiadelor și concursurilor școlare. Scopul
acestui program este implicarea tuturor copiilor preșcolari/elevilor și a cadrelor didactice în
activități care să răspundă intereselor și preocupărilor acestora, să pună în valoare talentele
și capacitățile lor în diferite domenii, nu neapărat în cele prezente în curriculumul național și
să stimuleze participarea lor la acțiuni variate, în contexte nonformale.

„Let’s Do It, Romania!” este cel mai mare proiect de implicare socială din România, care
îşi propune curăţarea deşeurilor din arealele naturale într-o singură zi. În 2010 şi 2011, în
cele 2 ediţii organizate până în prezent, peste 500 000 de voluntari au participat în Ziua de
Curăţenie Naţională. In 2012, Ziua de Curăţenie Naţională este 12 mai, zi în care România va
face curăţenie alături de Bulgaria, Republica Moldova şi Turcia, ca parte din iniţiativa globală
Let‘s Do It World! Peste 85 de țări din întreaga lume vor organiza o zi de curățenie generală,
în perioada 24 martie-25 septembrie.

Sursa: Let’s do it, Romania!
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1.4.13 Primul județ e-administrativ la nivel de Prefectură (2012-04-03 06:05)

Instituţia Prefectului - Judeţul Mureş este prima din ţară care a finalizat un proiect pe
dezvoltarea comunicării, în valoare de peste 2,3 milioane de lei, co-finanţat prin Fondul
European de Dezvoltare Regională. Proiectul ’Servicii publice electronice pentru cetăţeni,
instituţii şi firme prin informatizare şi comunicaţii furnizate de Instituţia Prefectului - judeţul
Mureş’ a fost implementat în Târgu Mureş şi în cele 91 de comune din judeţul Mureş prin
crearea unui sistem electronic tip e-administraţie care să facilitează accesul la şapte servicii
electronice interactive noi. ’Suntem singura prefectură din ţară care am câştigat un proiect pe
dezvoltarea comunicării la nivelul administraţiilor publice locale şi serviciilor deconcentrate.
Este un proiect mare, un proiect de 23 de miliarde de lei vechi. Era termenul de implementare,
de finalizare, de punere în funcţiune de 24 de luni, noi l-am adus la aproape 13 luni, l-am adus
exact la jumătate. Este funcţional din momentul acesta, asigură securitatea comunicării între
primării, eficienţă, semnătură digitală etc. Sunt multe alte lucruri pe care le putem urmări
în comunicare, putem urmări petiţiile cetăţenilor, le pot face de-acasă, noi le procesăm, le
transmitem cu rezoluţii şi pot fi electronic urmărite, exact de la momentul primirii, până la
finalizarea lor’, a declarat luni, la finalizarea proiectului, prefectul judeţului Mureş, Marius
Paşcan.

Prefectul a arătat că prin proiect s-a creat un sistem eficient, unic la nivel naţional, prin care
vor putea fi accesate şapte servicii publice electronice, respectiv emiterea de autorizaţii,
colectarea deşeurilor, înregistrarea de petiţii, raportările serviciilor deconcentrate, dezbaterile
din Colegiul Prefectural, programare în audienţe, forum şi depunere acte pentru verificarea
legalităţii. ’Prin activităţile şi rezultatele sale, proiectul respectă atât principiul dezvoltării
durabile, cât şi principiul egalităţii de şanse’, a subliniat prefectul.

Instituţia Prefectului - Judeţul Mureş a implementat, în perioada 25.03.2011 - 02.04.2012,
proiectul ’Servicii publice electronice pentru cetăţeni, instituţii şi firme prin informatizare şi
comunicaţii furnizate de Instituţia Prefectului - judeţul Mureş’, co-finanţat prin Fondul European
de Dezvoltare Regională, în baza contractului de finanţare încheiat cu Ministerul Comunicaţiilor
şi Societăţii Informaţionale. Valoarea totală a proiectului a fost de 2,37 milioane de lei, din
1,92 milioane de lei asistenţă financiară nerambursabilă.

AGERPRES

1.4.14 698 de cereri pentru Casa Verde în Mureș (2012-04-03 06:11)

Un număr de 85 de cereri au fost aprobate şi urmează să fie finanţate din totalul de 698
depuse în judeţul Mureş la Programul Casa Verde în anul 2011, a declarat presei, luni, Dănuţ
Ştefănescu, şeful Agenţiei pentru Protecţia Mediului Mureş. ’La programul Casa Verde 2011,
în momentul de faţă s-au primit contractele pentru cererile aprobate - pentru judeţul Mureş
s-au aprobat 85 de cereri - care pot fi ridicate de către beneficiari începând de astăzi (luni
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-n.r.), până în 2 iunie. Odată semnate contractele, cetăţenii pot să-şi implementeze proiectele,
adică să pună în aplicare aceste panouri solare, centrale termice sau pompe de căldură’, a
arătat Ştefănescu.

Potrivit acestuia, anul trecut au fost depuse 698 de cereri, din care 100 de cereri au fost
analizate de Administraţia Fondului de Mediu şi 85 au fost aprobate.

AGERPRES

1.4.15 În prag de Paște: 25 lei carnea de miel (2012-04-03 06:23)

[1] Preţul unui kilogram de carne de miel va ajunge înainte de Paşte la maxim 25 de lei,
iar un kilogram de telemea de oaie adusă din Mărginimea Sibiului va costa maxim 20 de lei în
pieţele din Sibiu, dar şi în cele din Bucureşti. Oierii sibieni nu vor încasa toţi aceşti bani, fiind
nevoiţi să apeleze la intermediari, cei care domină tarabele din pieţe, după cum a declarat
Marcel Andrei, preşedintele Asociaţiei Judeţene a Crescătorilor de Ovine şi Caprine din judeţul
Sibiu. ’În jurul Paştelui la producători în 2011 era 12 lei un kilogram de telemea de oaie, cunos-
cuta brânză de Sibiu, care pe piaţă a ajuns la 20 de lei, ceea ce ne aşteptăm şi în acest an. (...)
Majoritatea mieilor la micii producători din judeţul Sibiu ajung în pieţele de la noi în special
zona Bucureşti - Piteşti, unde preţul pentru un kilogram de carne de miel nu va depăşi 25 de lei,
ca şi anul trecut. În pieţe nu sunt adevăraţii producători, ci intermediarii, şi aici este problema.
Producătorii nu au timp să stea 365 de zile pe an în pieţe’, a afirmat luni preşedintele asociaţiei.

Deja la primul târg de miei şi oi eco din judeţul Sibiu, care a fost organizat duminică în
localitatea Vurpăr de pe Valea Hârtibaciului, preţul pentru un kilogram de carne de miel a fost
între 20 şi 25 de lei. Din cei 500.000 de miei de Paşte din judeţul Sibiu din acest an doar
100.000 vor ajunge pe piaţa internă, întrucât consumul de carne de miel în România este în
scădere din cauza reducerii puterii de cumpărare.

AGERPRES

1. carnemiel

1.4.16 "Domnul prefect ar trebui să plece imediat" (2012-04-03 13:30)

Preşedintele PSD Mureş, Alexandru Petru Frătean, şi secretarul executiv al PSD Mureş,
Cornel Brişcaru, candidatul USL la Primăria Târgu Mureş, l-au acuzat marţi pe prefectul
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judeţului Marius Paşcan că se implică în campania electorală de pe funcţia publică pe care
o deţine, în condiţiile în care a anunţat că va candida la preşedinţia Consiliului Judeţean.
’Cred că domnul prefect ar trebui să plece imediat de pe funcţia pe care o ocupă, pentru
că domnia sa face campanie electorală de pe funcţia publică pe care o deţine. Se prezintă
drept candidat viitor al alianţei de tip Nufărul (Alianţa pentru Mureş - n.r.) inventată de Dorin
Florea (primarul din Târgu Mureş - n.r.), ca unicul câştigător al preşedinţiei Consiliului Judeţean,
atacând contracandidaţii domniei sale din campania electorală, fie că vorbim de preşedinţia
CJ, fie de cei ai lui Dorin Florea (la Primăria Târgu Mureş - n.r.). Cred că Marius Paşcan în mod
normal ar trebui să părăsească funcţia’, a declarat marţi, într-o conferinţă de presă, Cornel
Brişcaru.

Acesta a arătat că prefectul de Mureş ar fi ’întins’ termenul în care va pleca din funcţie exact
până la începutul campaniei electorale, deşi ar fi trebuit să se retragă imediat după ce şi-a
anunţat intenţia de a candida. ’Cred că Marius Paşcan în urmă cu o săptămână ar fi trebuit
să părăsească funcţia de prefect. În acest moment se află în situaţia în care, cel mai probabil,
peste câteva luni de zile se va consta că, unu, încearcă curăţarea Prefecturii de urmele rămase
de pe urma mandatului şi doi, există posibilitatea ca serviciile publice deconcentrate ale
ministerelor din teritoriu să fie folosite până în data de 23 aprilie - când domnia sa a anunţat
că totuşi ne va părăsi - să fie folosite împotriva societăţilor comerciale, împotriva persoanelor
fizice şi, ceea ce e şi mai grav, împotriva potenţialilor candidaţi de orice fel, la orice funcţie
publică. Pentru că îl văd la TV şi tot pune în vedere unor candidaţi nişte lucruri pe care el
le ştie. Dacă le ştie, să părăsească funcţia publică pe care o deţine, să spună aceste lucruri
în spaţul public şi să constatăm dacă aceste lucruri sunt adevărate sau nu. Pentru că, dacă
domnia sa ştie lucruri pe care le-a ascuns în toţi aceşti ani, s-ar putea să fie mult mai vinovat
decât cei despre care spune că le-au săvârşit’, a accentuat Brişcaru.

Liderul PSD Mureş, Alexandru Petru Frătean, a spus la rândul său că prefectul de Mureş nu
s-a conformat solicitării premierului Mihai Răzvan Ungureanu, referitoare la neimplicarea
prefecţilor în calcule politice, deşi li s-ar fi cerut acest lucru foarte clar. ’Premierul Ungureanu
a cerut tuturor prefecţilor în vizita sa din această zonă, a spus clar că nu dorim ca prefecţii
să facă calcule politice, ei trebuie să fie echidistanţi şi să se preocupe să avem un proces
electoral corect în România. Mă întreb de ce prefectul nostru nu îl ascultă, încă e pe funcţie,
l-am văzut şi la televizoare implicându-se în analize politice, în analiza candidaţilor, lucruri de
genul acesta. Nu dorim ca prefecţii să facă politică, indiferent că este campanie sau nu este
campanie’, a precizat Frătean.

Prefectul judeţului Mureş, Marius Paşcan, a declarat săptămâna trecută că intenţionează să
candideze ca independent la preşedinţia Consiliului Judeţean Mureş, însă numai dacă va avea
o susţinere largă din partea formaţiunilor politice. Acesta a precizat că îşi doreşte să candideze
independent, nu sub sigla vreunui partid, că şi-ar dori să fie susţinut de o coaliţie de forţe care
să transceadă mediul politic şi că decizia finală asupra candidaturii o va lua până în data de
22 aprilie. Prefectul judeţului Mureş, Marius Paşcan, a declarat marţi, pentru AGERPRES, că
el respectă legea şi legalitatea, în ciuda acuzaţiilor formulate de liderii PSD Mureş, Alexandru
Petru Frătean şi Cornel Brişcaru, potrivit cărora s-ar implica în campania electorală de pe
funcţia publică pe care o ocupă. ’Le recomand cârcotaşilor de ocazie, efervescenţi şi stimulaţi
de campania electorală, să nu fie îngrijoraţi: prefectul respectă legea şi legalitatea. Legea
obligă prefectul să demisioneze cu 50 de zile înainte de data alegerilor, prin urmare eu sunt în
acest mandat încă legal. Iar ei să nu rişte să cadă în capcana proverbului românesc ’Câinele
moare de drum lung şi prostul de grija altuia”, a arătat Paşcan.
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În privinţa acuzaţiilor referitoare la folosirea instituţiilor publice împotriva firmelor sau a can-
didaţilor în campania electorală, Marius Paşcan a subliniat că această temere o au, probabil,
cei care au ceva de ascuns. ’Cei care se tem probabil sunt şi cu musca pe căciulă. Eu nu am
vorbit în mandatul meu (de prefect - n.r.) ca om politic, ci doar ca om de administraţie şi în
continuare ceea ce voi prezenta se leagă de activităţile pe linie administrativă ale unora, care
poate sunt interesaţi de scandaluri politice, dar eu vreau să le arăt adevărata faţă pe baza
documentelor publice şi cunoscute de toată lumea’, a accentuat Marius Paşcan.

Sursa: AGERPRES

1.4.17 Frătean cu ochii pe parlamentarii opoziţiei (2012-04-03 13:33)

Preşedintele PSD Mureş, Alexandru Petru Frătean, a declarat marţi, într-o conferinţă de presă,
că va urmări atent votul parlamentarilor PDL Mureş pe moţiunea de cenzură care urmează
să fie depusă de Uniunea Social Liberală (USL), pe marginea Hotărârii de Guvern privind UMF
Târgu Mureş, întrucât aceştia s-ar fi pronunţat împotriva unei facultăţi maghiare. ’Salut cu
satisfacţie faptul că USL a decis depunerea unei moţiuni de cenzură pe data de 17 aprilie
împotriva Guvernului Ungureanu, în primul rând legată de segregarea pe criterii etnice a UMF
(Târgu Mureş - n.r.) (...) Nu e voie să lăsăm ca în România asemenea chestiuni şi în acest
mod să se mai petreacă. Vom avea atenţia extrem de ascuţită cu privire la comportamentul
parlamentarilor la această moţiune de cenzură. Dacă e să mă refer la UMF, sigur vorbesc de
parlamentarii de Mureş ai PDL. Ei au acolo un mandat pe care li l-a dat electoratul şi nu un
lider politic căruia jumătate din partid îi cere demisia - mă refer la Emil Boc. Ei trebuie să
reprezinte acolo electoratul şi sper ca oamenii, dumneavoastră, noi, să le vedem comporta-
mentul, atitudinea, votul pentru că în repetate rânduri parlamentarii de Mureş s-au manifestat
împotriva acestei măsuri şi vor trebui să fie consecvenţi cu ei înşişi’, a precizat Frătean.

Acesta a subliniat că depunerea moţiunii de cenzură ’este o chestiune normală’ şi că va fi un
moment important pentru toată lumea, întrucât ’aşa trebuie procedat de fiecare dată când
un guvern face abuzuri’. ’Pe de altă parte, în cadrul acestei moţiuni de cenzură, unul din
capitole va fi cel referitor la cedarea Guvernului Ungureanu în faţa intereselor străine de a
vinde ce a mai rămas din resursele României într-un mod netransparent, de către un guvern
care are o legitimitate forţată, prin calcule politicianiste, de fotolii prin Parlament, şi nu de
legitimitate populară în urma unui vot. Oricum asemenea măsuri nu pot fi luate de un guvern
singur, de capul lui, şi nici într-un caz într-un mod netransparent. Mult discutata poveste cu
OMV Petrom a trecut printr-o lege, în urma unei dezbateri în Parlament, pentru că vorbim de
resursele României, care nu sunt ale unui guvern sau ale altuia, sunt ale noastre, ale tuturor
şi, întâmplător sau nu, legea a fost promulgată chiar de Traian Băsescu’, a mai spus Alexandru
Petru Frătean.

Liderul PSD Mureş a salutat această iniţiativă, a subliniat că moţiunea va fi ’susţinută cu toate
forţele’ şi şi-a exprimat speranţa că va trece, întrucât ’ar fi o soluţie pentru România din toate
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punctele de vedere pentru că alegerile anticipate pot salva România din dezastrul spre care
se îndreaptă’.

AGERPRES

1.4.18 Grupul AEGON ajunge la Luduș (2012-04-04 07:31)

În urma rezultatelor înregistrate în lunile februarie şi martie în cadrul campaniei “AE-
GONOMISEŞTE acum pentru momentele cheie din viața ta!”, compania AEGON, unul dintre
cei mai importanți jucători pe piața românească de bancassurance, a decis să extindă oferta
în alte zone ale țării. Campania are loc în cadrul unităților Băncii Transilvania.

Promoția este valabilă până în 20 aprilie, în 8 județe - Brăila, Galați, Harghita, Maramureş,
Sibiu, Timiş, Dolj, Olt – dar și în localitățile Turda, Câmpia Turzii, Iara (jud. Cluj) și Luduș
(jud. Mureș), în sediile Bancii Transilvania. Produsele de asigurare sunt disponibile în sediile
Băncii Transilvania din aceste județe şi localități. Campania se adresează tuturor persoanelor
interesate să achiziționeze unul dintre produsele AEGON Fii Sigur sau AEGON Fii Isteț cu un
discount semnificativ: o lună gratuită de contract, care valorează între 90 şi 550 lei , în funcție
de opțiunile contractuale. De asemenea, la semnarea contractului, toți clienții vor primi cadou
câte o umbrelă, iar persoanele care solicită informații despre campania AEGONOMISEŞTE vor
primi în dar diverse obiecte personalizate.

“Ne bucurăm să remarcăm faptul că românii devin tot mai conştienți de importanța produselor
de asigurare de viață. Aceştia au devenit mai prevăzători și aleg din ce în ce mai mult
economiile şi investițiile pe termen lung, care presupun eforturi financiare mici, dar care le
asigură beneficii variate și câștiguri garantate. Produsele noastre, AEGON Fii Sigur și AEGON Fii
Isteț corespund nevoilor clienților, atât la nivel de cost cât și prin prisma garanțiilor oferite de
pachetele de beneficii asociate lor, respectiv prin siguranța oferită de reputația internațională
a brandului AEGON”, a declarat Sînziana Maioreanu, CEO AEGON România.

Sursa: AEGON România

1.4.19 Kelemen sceptic în privința strategiei pe agricultură (2012-04-04 13:28)

Vicepreşedintele Comisiei pentru Agricultură din Camera Deputaţilor, Attila Kelemen,
liderul UDMR Mureş, s-a arătat sceptic în privinţa aplicării Strategiei de dezvoltare pe termen
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mediu şi lung în agricultură, dezbătută în cadrul Guvernului. ’Acel program cu comasarea
terenurilor este luat în seamă şi este, cel puţin la nivel declarativ, în intenţia d-lui ministru (al
Agriculturii -n.r.) ca să pornim pe acest drum. Din păcate eu am o altă experienţă, totdeauna
aici în Româna cum vine un nou Guvern abandonează programele Guvernului anterior şi
începe ceva nou. Politicienii, guvernanţii, au acel simţământ greşit, după mine, în cazul
agriculturii că trebuie să arate şi să facă ceva nou. Eu abia aştept ca în România să existe un
minister al Agriculturii, un ministru al agriculturii, care să zică: ’da, domnule, vom continua
aceste proiecte care s-au dovedit a fi bune’ (...) Am fost foarte optimist în sensul că dl Fuia
încearcă să facă ceva concret, acum însă sunt descumpănit de noua veste că dl. Fuia va
candida pentru preşedinţia consiliului judeţean. În agricultură, unde un program pe termen
mediu înseamnă 20 de ani, un program pe termen lung (...) înseamnă 40 de ani, nu cred că în
patru luni se poate face. Eventual nici măcar două generaţii de viermi de mătase nu poţi să
faci în patru luni de zile’, a declarat Kelemen, miercuri, într-o conferinţă de presă.

Acesta a arătat că guvernele României au excelat în schimbarea strategiei pe agricultură
în permanenţă şi că nici un ministru al agriculturii nu a continuat ce a fost bun în strategia
predecesorului său. ’De exemplu, din vremea domnului ministru Flutur acel program al
gospodăriilor familiale s-a dovedit un succes. Bineînţeles că a fost abandonat. După aceea
dotarea gospodăriilor mici cu maşini, nu doar tractor, ci şi unelte şi utilaje (...) bineînţeles
tot la propunerea noastră a fost introduse şi aparate simple de muls ca să mecanizăm un pic
acel proces de producere a laptelui. Din păcate văd şi acum gospodării care au cumpărat
aparatele atunci fiindcă au fost ieftine care nu au fost nici măcar despachetate, de zece ani
(...) Oarecum trebuie să mergi mai departe cu aceste programe’, a mai arătat deputatul.

Acesta şi-a exprimat totuşi speranţa că actualul ministru al Agriculturii va aplica programele
propuse, chiar dacă este de părere că eficienţa unui astfel de ministru nu poate fi demonstrată
în trei săptămâni, până la alegerile locale. ’Nu ştiu cum un ministru al Agriculturii poate să
facă să fie eficient când peste trei săptămâni începe campania electorală pentru consiliul
judeţean. Dl. Fuia un lucru face bine, în Ministerul Agriculturii începe să se simtă că este un
stăpân şi stăpânul e sever, începe să fie ordine în minister. Bineînţeles acest lucru nu poţi
să îl faci în două-trei luni, dar să sperăm că totuşi rămâne cu ceva şi pentru mediul rural’, a
subliniat vicepreşedintele Comisiei pentru Agricultură din Cameră.

AGERPRES

1.4.20 UDMR Mureș în apărarea lui Borbely (2012-04-04 14:45)

Biroul Permanent al UDMR Mureş şi-a manifestat, miercuri, îngrijorarea în privinţa unei
campanii de discreditare care ar fi îndreptată împotriva vicepreşedintelui politic al UDMR,
ministrul Laszlo Borbely. ’UDMR Organizaţia Judeţeană Mureş îşi exprimă îngrijorarea în
legătură cu campania de discreditare împotriva vicepreşedintelui UDMR Borbely Laszlo. În
pragul alegerilor, de regulă se înmulţesc campaniile de discreditare la adresa politicienilor de
©2024 www.punctul.ro 495



BlogBook 1.4. APRIL

marcă. Suntem convinşi că acuzaţiile aduse d-lui ministru Borbely Laszlo sunt nefondate şi se
vor clarifica în cel mai scurt timp. Organizaţia UDMR Mureş este alături în continuare de dl.
Borbely Laszlo şi îl sprijină cu toate mijloacele posibile în vederea clarificării acuzaţiilor aduse’,
se arată într-un comunicat de presă al UDMR Mureş.

Liderul UDMR Mureş, deputatul Attila Kelemen, a declarat presei miercuri, imediat după
anunţul că procurorii DNA doresc declanşarea procedurilor pentru începerea urmării penale
faţă de ministrul Laszlo Borbely, că acesta este un politician prea versat ca să comită aseme-
nea greşeli. ’Cred că în jurul domnului Borbely totul este în regulă şi el a şi cerut că va face
lumină şi nu cred că are ceva probleme care să privească DNA. Nu ştiu, nici nu ştiu ce a fost
declaraţia de avere a domnului Borbely, este un politician prea versat ca să asemenea greşeli,
cred’, a susţine Attila Kelemen.

Procurorii DNA au sesizat procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie
şi Justiţie pentru a solicita Camerei Deputaţilor declanşarea procedurilor pentru obţinerea
cererii necesare urmării penale faţă de Laszlo Borbely, deputat şi ministru al Mediului şi
Pădurilor, pentru două infracţiuni de trafic de influenţă şi infracţiunea de fals în declaraţiile de
avere, în formă continuată.

AGERPRES

1.4.21 DNA cere urmărirea penală a ministrului Borbely Laszlo
(2012-04-04 14:46)

Direcția Națională Anticorupție a dat publicității un comunicat, potrivit căruia instituția a
sesizat procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie, pentru
a declanșa procedura de cercetare penală a ministrului mediului Borbely Laszlo. Comunicatul
DNA precizează următoarele:

În conformitate cu dispoziţiile art. 109 alin.2 din Constituţia României, art. 12 şi art.
19 din Legea 115/1999 republicată privind responsabilitatea ministerială, precum şi
ale deciziilor Curţii Constituţionale nr. 665/5.07.2007 şi nr. 270/10.03.2008,

Direcţia Naţională Anticorupţie a sesizat Procurorul General al Parchetului de pe
lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie pentru a solicita Camerei Deputaţilor
declanşarea procedurilor pentru obţinerea cererii necesare urmării penale faţă
de BORBELY LASZLO, deputat în Parlamentul României şi ministru al Mediului şi
Pădurilor, pentru două infracţiuni de trafic de influenţă şi infracţiunea de fals în
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declaraţiile de avere, în formă continuată.

Ministrul Mediului, aflat la această oră într-o vizită în teritoriu, nu a putut fi încă contactat
pentru o reacție, având telefonul închis.

Numele lui Borbely Laszlo a apărut într-un dosar de trafic de influență încă din anul trecut,
însă atunci era vizat un consilier personal, ministrul nefiind pus formal sub acuzare.

C.H.

1.4.22 „Eu nu am motive să-mi dau demisia” (2012-04-04 14:58)

[1] După ce azi DNA a cerut procurorului general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de

Casaţie şi Justiţie, declanșarea procedurii de cercetare penală a ministrului mediului Borbely

Laszlo, acesta a avut o scurtă declarație. Iată cum a răspuns ministrul acuzațiilor care i se

aduc:

Cum răspundeți acuzațiilor de trafic de influența și fals în
declarația de avere care vi se aduc?

Nu știu cum să vă spun, pentru că nu știu despre ce este vorba. Nu am primit nici
o înștiințare și nu știu ce este în dosar. În momentul de față vreau să văd despre ce
este vorba. Am aflat din presă, așa cum am aflat și în iunie, atunci când a fost prima
încercare de acest fel și evident că după aceea voi reveni cu detalii deocamdată
trebuie să văd despre ce este vorba.

La această oră credeți că se pune în discuție mandatul dum-
neavoastră de ministru, având în vedere că ați fost chemat
de premier?
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E normal să discutăm cu premierul acest lucru. Eu nu am motive să-mi dau demisia.
Dacă mi se va cere voi analiza și voi lua decizia corectă. Nu țin neapărat de scaun.
Justiția trebuie să-și facă datoria, dar în momentul de față nu am de ce să-mi dau
demisia.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/borbely-laszlo.jpg

1.4.23 Acțiune de împădurire, vineri la Cuci (2012-04-05 07:16)

Instituţia Prefectului – Judeţul Mureş şi Direcţia Silvică Mureş împreună cu Garnizoana Târgu-
Mureş, Inspectoratul de Jandarmi Judeţean „Col. Sabin Motora” Mureş, Gruparea Mobilă de
Jandarmi Târgu- Mureş, Inspectoratul Judeţean de Poliţie Mureş, Inspectoratul pentru Situaţii de
Urgenţă „Horea” Mureş, Inspectoratul Şcolar Judeţean Mureş, Primăria Luduş şi Primăria Cuci
organizează vineri, 6 aprilie 2012 o acţiune de împădurire în fond forestier a unei suprafeţe
de 1,5 ha de teren în localitatea Cuci, judeţul Mureş.

Evenimentul la care vor participa peste 200 de persoane se înscrie într-o amplă acţiune de
împădurire organizată în judeţul Mureş, cu prilejul Lunii Pădurii. Plecarea din Târgu-Mureş a
fost programată pentru ora 9.00, punctul de întâlnire fiind Sala Polivalentă din Târgu-Mureş.

Sursa: Prefectura Mureș

1.4.24 Liderul PRM Mureș candidează la Primărie (2012-04-05 07:40)

Preşedintele filialei Mureş a Partidului România Mare (PRM), Constantin Amza Mărgărit, a
anunţat, miercuri, într-o conferinţă de presă, că va candida la Primăria Târgu Mureş. Amza are
56 de ani, este absolvent al Politehnicii Bucureşti, Facultatea de Metalurgie, şi a fost consilier
local în Târgu Mureş din anul 2000, până în 2008. Liderul PRM Mureş a precizat că PRM va
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avea candidat şi la Consiliul Judeţean Mureş, în persoana vicepreşedintelui filialei judeţene,
Viorel Moldovan, care este om de afaceri.

Potrivit lui Constantin Amza Mărgărit, PRM va avea listă completă de candidaţi pentru CJ
Mureş, liste complete pentru consiliile locale din 55 de comune, patru oraşe şi patru municipii
şi candidaţi la primăriile a 23 de comune şi patru municipii, Târgu Mureş, Reghin, Sighişoara
şi Târnăveni. Acesta a spus că PRM speră să-şi menţină primăriile câştigate în alegerile din
2008, de la Petelea şi Chiheru de Jos. În privinţa unei eventuale alianţe, Amza a precizat că
PRM a primit o solicitare de la PDL Mureş în acest sens, însă de la Bucureşti li s-a spus că nu
pot colabora cu partidul de guvernare.

AGERPRES

1.4.25 Revin contrele Florea - Borbely (2012-04-05 07:52)

Primarul municipiului Târgu Mureş, dr. Dorin Florea, a anunţat printr-un comunicat postat
pe site-ul instituţiei, că va reclama preşedintelui Comisiei Europene, Jose Manuel Barroso,
şi comisarului european pentru mediu ’abuzurile’ ce ar fi fost comise împotriva oraşului de
către ministrul Mediului şi Pădurilor, Laszlo Borbely. ’În situaţia în care abuzurile ministrului
Mediului şi Pădurilor vor continua, sunt nevoit să mă adresez preşedintelui Comisiei Europene,
Jose Manuel Barroso, şi comisarului european pentru mediu’, a arătat Dorin Florea.

Potrivit site-ului Primăriei Târgu Mureş, nemulţumirea primarului provine din faptul că
ministrul Mediului şi Pădurilor ’boicotează, constant şi deliberat, interesele oraşului, încălcând
principiul autonomiei locale’. ’Situaţia a fost adusă la cunoştinţa premierului Mihai Răzvan
Ungureanu, printr-o scrisoare în care se arată, cu titlu exemplificativ că, în timp ce ministrul
Borbely a dat aviz favorabil Combinatului Azomureş, susţinând că acesta nu are probleme
de mediu, acelaşi demnitar se opune demarării şi implementării proiectului privind realizarea
drumului de legătură între Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă şi strada Livezeni. Deşi supus
dezbaterii publice şi agreat de cetăţenii oraşului, proiectul este zădărnicit prin refuzul min-
istrului de a a-şi da avizul pentru realizarea lui’, se arată în document.

Potrivit acestuia, proiectul drumului de legătură, menit să descongestioneze traficul din
zona centrală a oraşului, a obţinut toate acordurile şi avizele necesare, cu excepţia Ordinului
de Ministru, pe care, potrivit lui Florea, ’dl Borbely refuză să îl emită, în ciuda demersurilor
noastre, materializate într-un consistent teanc de solicitări, adrese, documente, clarificări,
reveniri etc.’. ’Faptul ne-a pus în situaţia de a retrage proiectul (depus în cadrul POR - Axa
1 şi aflat în stadiu avansat de evaluare) şi de a recurge la proiecte de rezervă pentru a nu
pierde cele aproape 15 milioane de euro pe care municipiul Târgu Mureş le poate încasa prin
POR. În schimb, pentru a se asigura, probabil, că demersurile noastre sunt supuse eşecului,
prin Ordin de Ministru au fost stabilite două situri ’Natura 2000’, pe teritoriul municipiului
Târgu Mureş, dintre care unul se suprapune cu traseul străzii în cauză. În fapt, ministrul a
modificat, cu de la sine putere, reglementările privind necesitatea acordului administraţiilor
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publice locale privind regimul terenurilor cu vegetaţie forestieră aflate în proprietatea sau
administrarea acestora, încât toate unităţile administrativ-teritoriale din judeţ se confruntă
cu această problemă, nemulţumirea şi revolta mea fiind împărtăşite de toţi primarii din judeţ,
implicit de cei ai UDMR’ se arată în document.

Primarul a subliniat că este inadmisibil ca un ministru să hotărască soarta unei comu-
nităţi, instituind aşa-zise arii naturale protejate, fără a exista o hotărâre de avizare din partea
autorităţii publice locale, ’prevalându-se, în schimb, de propunerile unor ONG-u ri de care
nu ştie şi nu a auzit nimeni’. ’Sunt organizaţii înfiinţate la comandă pentru a crea blocaje,
tracasări ale autorităţilor, şantaj şi corupţie’, susţine primarul municipiului. Într-o scrisoare
anterioară, primarul Dorin Florea a subliniat necesitatea modificării legislaţiei în vigoare,
propunând completarea documentaţiei care stă la baza instituirii regimului de arie naturală
protejată de interes comunitar, cu hotărârea de avizare din partea Consiliului local comunal,
orăşenesc, municipal sau judeţean, după caz.

Ministrul Laszlo Borbely a precizat în repetate rânduri că motivul pentru care nu s-a aprobat
scoaterea din circuitul forestier a circa 7,54 hectare de pădure ar fi avut la bază anumite
tergiversări din partea Primăriei Târgu Mureş de a răspunde la solicitările Ministerului Mediului
şi Pădurilor şi că municipalitatea nu şi-ar fi ’făcut temele’.

AGERPRES

1.4.26 Deși poluează, Azo primește o nouă autorizare de mediu
(2012-04-05 08:06)

Conducerea combinatului chimic Azomureș a anunțat printr-un comunicat de presă că
a primit o nouă autorizare de la Sibiu, din partea Agenției Regionale de Protecția Mediului.
Documentul poate fi consultat și on-line și este valabil până în 2015. Comunicatul companiei
precizează:

Agenția Regională pentru Protecția Mediului Sibiu a emis companiei Azomureș,
Autorizația Integrată de Mediu Revizuită. Documentul este rezultatul discuțiilor din
ultimii doi ani între cele două părți și reglementează activitatea combinatului în
ceea ce privește protecția mediului, cu toate componentele sale. Conform Tratatului
de Aderare a României la Uniunea Europeană, instalaţiile de pe platforma Azomureș
beneficiază de perioadă de tranziţie până la data de 31.12.2015, perioadă care
permite societăţii aplicarea şi finalizarea unui plan de investiții.
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Conform planului de acțiuni (Anexa 1 din documentul emis de Agenția Regională
de Mediu Sibiu) Azomureș va continua în următorii 4 ani procesul de modernizare a
instalațiilor de pe platforma chimică. Suma alocată pentru atingerea obiectivelor se
ridică la circa 200 de milioane de dolari. Autorizația Integrată de Mediu Revizuită a
Azomureș va putea fi consultată la adresa web: http://arpmsb.anpm.ro/.

Problemele de la combinat în materie de polare sunt însă departe de a fi rezolvate. În perioada
2008-2010 conducerea combinatului a primit amenzi pentru poluarea mediului în valoare de
150.000 de euro. În plus, anul trecut combinatul a primit o amendă record de 50.000 de lei,
în luna august, ca urmare a poluării cu amoniac. Pe lângă poluarea cu amoniac, combinatul
a fost sancționat în repetate rânduri și de către Administrația Bazinală de Apă Mureș pentru
depășirile concentrațiilor admise la diferite substanțe deversate în râul Mureș.

Sebastian Suzuki (2012-04-05 12:36:57)
in parcarea de la Auchan "ploua" cu amoniac, dar mai ales duminica . cand nu se fac controale asupra
calitatii aerului. Dar daca au uns pe cine trebuie , merg mai departe.

1.4.27 Primele declaraţii ale lui Borbely după demisie (2012-04-05 11:18)

Borbely Laszlo a demisionat azi din funcția de ministru al mediului. Decizia vine după ce
procurorul general al Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie a cerut Parla-
mentului ridicarea imunității. Solicitarea inițială fusese făcută de DNA din cauza presupuselor
fapte de trafic de influență (două fapte) și fals în declarația de avere. Ministrul a fost convocat
ieri de premierul Mihai Răzvan Ungureanu la Guvern pentru o discuție. În urma acesteia,
Borbely a decis să demisioneze, anunț făcut de premier. Fostul ministru al mediului urmează
să facă o declarație de presă în acest sens la ora 15:00.

Ieri, Borbely Laszlo declara că nu are motive să demisioneze, dar a lăsat o portiță spunând că
nici nu ține cu dinții de scaun:

E normal să discutăm cu premierul acest lucru. Eu nu am motive să-mi dau demisia.
Dacă mi se va cere voi analiza și voi lua decizia corectă. Nu țin neapărat de scaun.
Justiția trebuie să-și facă datoria, dar în momentul de față nu am de ce să-mi dau
demisia.
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Vom reveni cu amănunte după ce ministrul demisionar va face noi declarații în acest sens.

Update:

La ora 15:00, ministrul demisionar al Mediului a făcut următoarea declaraţie de presă legată
de motivele demisiei:

Nu sunt de azi de ieri în politică, sunt din 1990. Mă cunosc primarii, preşedinţii de
consilii judeţene, politcienii, ştiu ce fel de om sunt. În 20 de ani nu poţi să fi altfel
decât cum eşti. Să fii corect, acolo unde eşti numit sau ales să-ţi faci datoria, să
organizezi un minister, cum e Ministerul Mediului, să reprezinţi România dacă e
cazul şi la ONU şi în alte funcţii în această perioadă. Nu cred că pe termen mediu
sau lung nu-şi dă seama fiecare cu cine are de-a face, cu ce fel de om(...).

Atunci când am aflat de comunicatul DNA am luat decizia că voi demisiona azi. Nu
pentru că aş avea motive să demisionez. Refuz cu tărie orice fel de acuzaţie, care
consider că e nefondată şi sper că voi reuşi să-mi demonstrez nevinovăţia. Ca să nu
planeze nici un fel de suspiciune asupra Guvernului, am decis, vă repet, deja atunci
când am aflat de comunicatul DNA din presă, şi nici acum nu ştiu mai multe decât
ceea ce a apărut în presă, am decis să demisionez. Acest lucru l-am transmis astăzi
primului-ministru, i-am comunicat şi preşedintelui, pentru că am avut o întrunire
cu dânsul şi eu cred că aşa e corect. Nu întâmplător cuvântul demnitar vine din
cuvântul demnitate.

1.4.28 Florea despre viitorul nod de autostradă Tîrgu-Mureș
(2012-04-06 04:05)

Primarul din Târgu Mureş, dr. Dorin Florea, a anunţat joi, într-o conferinţă de presă, că
municipiul va deveni un ’nod’ important prin includerea în reţeaua TEN-T a traseului Timişoara -
Sebeş - Turda - Târgu Mureş - Iaşi - Ungheni, atât în componenta rutieră, cât şi în cea feroviară.

Primarul a spus că a primit de la Ministerul Transporturilor şi Infrastructurii o hartă care
demonstrează că prin includerea municipiului Târgu Mureş în reţeaua TEN-T, acesta va deveni
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al doilea nod rutier ca importanţă după Braşov şi că ’acestea sunt realizări şi reprezintă rodul
eforturilor pe care le-am iniţiat cu ceva timp în urmă’. Florea a precizat că acest culoar ar
putea intra în finanţare în 2013.

În cadrul conferinţei de presă, Dorin Florea i-a adus critici vicepremierului Marko Bela şi
UDMR-ului, care nu au reuşit să obţină includerea tronsonului de autostradă de 36 de kilometri,
Bălăuşeri-Acăţari-Turda pe traseul autostrăzii Transilvania. Florea a criticat şi conducerea
Consiliului Judeţean Mureş, care nu a prevăzut investiţii în infrastructura rutieră, prin care să
se asigure legăturile cu viitoarele autostrăzi care se vor intersecta la Târgu Mureş.

AGERPRES

1.4.29 Apelul lui Kerekes Karoly către liberali, pentru pensii
(2012-04-06 04:11)

[1] Secretarul Comisiei pentru muncă din Camera Deputaţilor, deputatul UDMR Kerekes
Karoly, a făcut joi un apel către liberali să revină la şedinţe pentru dezbaterea amendamentelor
depuse la legea pensiilor referitoare la personalul încadrat în grupa I de muncă. ’E vorba de
o lege organică. Dacă ei nu vin, cum să treacă? Sunt afectaţi sute de mii de oameni. Fac
apel să revină în Parlament, că nu mai avem mult şi intrăm în campanie. Fac apel la domnul
deputat Dobre (Victor Paul Dobre, preşedintele comisiei - n.r.) să-şi convingă colegii să vină în
Comisia pentru muncă’, a declarat Kerekes Karoly, joi, într-o conferinţă de presă susţinută la
Târgu Mureş.

Acesta a spus că în comisie trebuie dezbătute amendamente propuse chiar de PNL, alături
de cele pe care le-a depus el, la legea pensiilor din 2011, care ’a privat retroactiv de drepturi
câteva sute de mii de persoane’. Potrivit lui Kerekes Karoly, grupa I de muncă se referă la
activităţi desfăşurate în condiţii deosebite, precum cele din minerit, aviaţie sau lucrul cu
muniţie şi materiale explozive, personalul din aceste sectoare beneficiind de o creştere a
punctajelor anuale pentru pensii. Deputatul UDMR a precizat că din Comisia pentru muncă
fac parte cinci deputaţi ai PNL.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/hir_85.jpg
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1.4.30 Concurs de karate de Ziua Jandarmeriei (2012-04-06 05:47)

Sâmbătă, 07 aprilie, la Sala Sporturilor din Târgu-Mureş, va avea loc Campionatul Naţional de
Karate Kyokushin. Kyokushin Karate, semnificând „calea ultimului adevăr” sau „calea adevăru-
lui suprem”, este un stil de karate full-contact, practicabil atât de tinerii cu vârste fragede, cât
şi de adulţi. La Târgu-Mureş, acest stil de karate se practică din anul 2001, în cadrul Clubului
Sportiv Tiger Budo Târgu-Mureş. Clubul, îl are ca antrenor pe sensei Dumbrăvean Traian,
centura neagră 3 dan, subofiţer în cadrul Grupării de Jandarmi Mobile Târgu-Mureş, instructori:
Diţă Dorin -1 Dan, Şandor Cornel, Fogoroşi Cătălin şi Bordaş Robert. În cei peste 11 ani de
muncă, CS Tiger Budo a reuşit, ca prin multitudinea de medalii obţinute la diferitele întreceri
naţionale şi internaţionale, să devină recunoscut şi respectat în cadrul Federaţiei Române de
Karate Kyokushin (F.R.K.K.)

Din cadrul programului competiţional F.R.K.K., pe anul 2012, face parte şi Campionatul
Naţional de Karate Kyokushin - juniori 3 (12-13 ani), juniori 1 (15-16 ani) şi seniori (+18 ani).
Concursul, organizat de FRKK şi C.S.Tiger Budo Târgu-Mureş va avea loc Sala Sporturilor din
Târgu-Mureş, sâmbătă, 07 aprilie a.c., de la ora 13.00. La această ediţie a campionatului
s-au înscris 17 cluburi din ţară, însumând 215 karateka. Clubul mureşean, C.S. Tiger-Budo
va participa la campionat cu 53 sportivi care vor concura la cele două probe kata şi kumite.
Rezultatele ce vor fi obţinute la această competiţie vor conta pentru clasamentul anual pe
cluburi, iar primii clasaţi la categoria seniori vor fi selecţionaţi în lotul naţional şi vor reprezenta
România, în perioada 31 mai - 01 iunie a.c., la Campionatul European de Karate Kyokushin,
în Belgia. C.S. Tiger-Budo Târgu-Mureş invită toţi mureşenii la acest eveniment important !
Intrarea este liberă !

Sursa: Gruparea de Jandarmi Mobilă Tg.Mureș

1.4.31 Cooley dat dispărut de conducerea BC Mureș (2012-04-06 08:22)

BC Mureș a rămas fără una din vedetele sale și totodată unul din cei mai buni jucători.
Jujuan Cooley a părăsit lotul fără să anunțe pe nimeni, iar ieri nu s-a mai prezentat la antrena-
ment. În comunicatul de presă, clubul anunță că-și rezervă dreptul de a începe formalitățile
pentru rezilierea contractului:

Vă informăm cu regret, că la antrenamentul echipei de azi, 5 aprilie a echipei de
divizia A, jucătorul Jujuan Laray Cooley nu s-a prezentat. Încercând să aflăm motivul,
am descoperit, că respectivul a plecat din locuinţa care i-a fost repartizată, luându-şi
toate lucrurile, a lăsat cheia în cutia poştală a proprietarului, şi a dispărut fără urmă
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din oraş, fără să anunţe pe cineva de motivele plecării intempestive.

Gestul lui Jujuan Laray Cooley este total de neînţeles în condiţiile în care el nu a
avut conflicte deschise cu nimeni din conducerea sau anturajul clubului, a fost plătit
la zi, şi are contract valabil până la terminarea campionatului, incluzând play-offul.
Clubul îşi rezervă dreptul de a efectua toate diligenţele juridice pe care le consideră
oportune.

Bálint Zsombor
ofiţer de presă

Cooley este născut în anul 1982, în Flint, Michigan, SUA. Înainte de transferul la BC Mureș,
el a mai evoluat la trei echipe. La BC Mureș a fost transferat în 2006 pe o perioadă de un
an. În 2007 a semnat un nou contract pe care acum se pare că numai este dispus să-l respecte.

C.H.

1.4.32 Nici o decizie la Ministerul Mediului până marți (2012-04-06 09:31)

Deputatul UDMR Korodi Attila a refuzat să dezvăluie dacă i s-a propus sau nu postul de
ministru al Mediului, precizând că se vor face comentarii despre acest subiect în cursul zilei de
marţi, deoarece, până atunci, credincioşii catolici intră în perioada sărbătorilor pascale. ’Vom
face comentarii marţi. Până atunci nu luăm nicio decizie, intrăm în sărbătoare şi nu discutăm
despre asta’, a declarat, vineri, pentru AGERPRES, Korodi Attila. Deputatul UDMR a precizat
că ceea ce i s-a întâmplat ministrului Borbely Laszlo ar trebui să dea de gândit. ’Chiar îmi pare
rău de ce s-a întâmplat pentru că sunt prea multe coincidenţe în ultima perioadă şi cu ce va
fi în următorele două săptămâni pe agenda politică a Parlamentului. (...) Oricum, ceea ce s-a
întâmplat acum ar trebui să ne pună pe gânduri’, a spus Korodi.

El a spus că atunci când vorbeşte de coincidenţe se gândeşte la unele deciziile pe care
UDMR le-a luat în ultima perioadă şi care au deranjat anumite partide dar şi la faptul că
urmează moţiunea de cenzură. De asemenea, parlamentarul Uniunii a apreciat ca fiind un
gest de onoare decizia ministrului Borbely de a-şi da demisia. ’Eu, cum îl ştiu pe domnul
ministrul Borbely, a făcut un gest de onoare şi foarte corect. Eu ştiu că pentru el contează
foare mult ce va fi în perioada următoare din punctul de vedere al UDMR, al Guvernului.
A fost un gest de onoare pe care-l apreciez’, a spus Korodi. Despre speculaţiile legate de
faptul că premierul ar urma să semneze, pe perioada interimatului, acorduri de mediu pentru
investiţii controversate, deputatul UDMR, fost ministru al Mediului, a spus că nu crede că
procedurile se pot schimba de o zi la alta, iar ’premierul a precizat clar că vrea să scurteze
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acest interimat’. Korodi Attila a deţinut funcţia de ministru al Mediului în perioada 2007 - 2008.

AGERPRES

1.4.33 Expoziție la Galeria de Artă Mureș Mall (2012-04-06 09:36)

Centrul Judeţean pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică Mures, Secţia Şcoala Populară
de Arte, în colaborare cu Şcoala Populară de Arte TUDOR JARDA din Cluj, vernisează astăzi,
6 Aprilie 2012, la ora 17:00, Expoziţia de arte plastice a elevilor clujeni, cu tema CLUJUL –
ORAŞUL COMORĂ, la Galeria de Artă Mureş Mall, situată la parter. Expoziţia va fi pe simeze
până în 27 aprilie.

1.4.34 Cheia în cazul Borbely vine de la cuscră (2012-04-07 17:31)

Cotidianul Adevărul a publicat un material mai amplu despre ancheta în cazul fostului
ministru al mediului Borbely Laszlo. Citând surse judiciare, jurnaliștii de la Adevărul con-
cluzionează că ancheta a fost pusă în mișcare pentru că familia ministrului ar deține un
apartament în București, pe Calea Victoriei, achiziționat cu 80.000 de euro. În acte, acesta
figurează în proprietatea lui Gheorghe şi Maria Vincze, părinții soției fiului vitreg al ministrului,
Levente Rakoczi. Procurorii se pare că au reușit să obțină de la Maria Vincze o declarație în
acest sens, în care ea recunoaște că nu a avut banii necesari pentru a cumpăra apartamentul.
Detalii, în articolul din cotidianul Adevărul, pe care-l puteți accesa [1]aici.

1. http://www.adevarul.ro/actualitate/eveniment/Borbely-tradat__de_cuscra__la_DNA_0_676132818.html

1.4.35 Mini-fotbal de anvergură (2012-04-09 04:22)

La începutul lunii martie a început o nouă ediţie a campionatulului Campionatului de
minifotbal din Târnăveni, constând pentru Cupa României. Astfel, Sute de iubitori ai fotbalului
au participat în fiecare sfârşit de săptămânaă la meciurile disputate cu pasiune de fotbaliştii
amatori. Şi asta deoarece campionatul Campionatul de minifotbal este evenimentul sportiv
506 ©2024 www.punctul.ro

http://www.adevarul.ro/actualitate/eveniment/Borbely-tradat__de_cuscra__la_DNA_0_676132818.html


1.4. APRIL BlogBook

cu cea mai mare amploare organizat la Tâîrnăveni.

În competiţie s-au înscris 14 echipe care au fost împărţite în două grupe. Grupa A este
compusă din echipele: Golden, Samba, Cameroon, Olympiakos, ASA Armata, Infinity Sport
Club şi Coral Plast, iar Grupa B din echipele: Stroia Group, Botorca, Frumoasa, Viitorul 2012,
Corneşti, Lotus şi UAT Prod Ardeal. Organizatorii evenimentului sunt ca de fiecare dată
Primăria municipiului Târnăveni Tîrnăveni şi portalul Tirnaveni.ro.

Competiţia se desfăşoară sub egida Federaţiei de Minifotbal din România. Echipa câştigătoare
va avea ocazia să reprezinte municipiul Târnăveni Tîrnăveni la Turneul Final Naţional “„Cupa
României”, organizat de FRMF în vara acestui an. Campionatul se desfăşoară strict după
regulile Federaţiei. În ediţia campionatului Campionatului de minifotbal din toamna anului
2011 echipa Vlad Centrum a fost desemnată, să participe la turneul Campionilor din România.

Chiar din primul an de afiliere, în clasamentul întocmit şi aprobat de Comitetul Executiv al
Federaţiei, Campionatul de Minifotbal din Târnăveni a devansat oraşe importante din ţară
precum Reşiţa, Dej, Petroşani, Buftea, Vaslui, Slatina, Oneşti sau chiar Râmnicu Rîmnicu-Vâlcea
Vîlcea în baza clasamentului campionatelor Campionatelor de minifotbal din ţară întocmit de
Federaţia de Minifotbal din România.

Criteriile au fost: rezultatele Rezultatele la turneul final, rezultatele la Cupa României, numărul

de participări la competiţiile naţionale şi numărul echipelor din campionatul local. În acest

clasament conduce detaşat campionatul din Iaşi, fiind şi cel mai vechi oraş afiliat, urmat de

cel din Zalău. Recent România a câştigat şi preşedenţia preşedinţia Federaţiei Europene de

Minifotbal în urma reuniunii celor 15 preşedinţi ai federaţiilor de minifotbal din Europa, ceea ce

oferă noi perspective acestui sport cu tot mai multă priză la public. După disputarea primelor

cinci etape la Târnăveni clasamentul arată în felul următor:

GRUPA Grupa A

1. Samba 5 4 0 1 14-5 12 +9

2. Panatinaikos 5 3 0 2 38-14 9 +24

3. Infinity SC 4 3 0 1 25-7 9 +18

4. Cameroon 4 3 0 1 12-5 9 + 7

5. Coralplast 4 2 0 2 10-17 6 -7
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6. ASA Armata 4 0 0 4 2-14 0 -12

7. Golden 4 0 0 4 4-43 0 -39

GRUPA Grupa B

1. UAT Prod Ardeal 4 4 0 0 16-7 12 +9
2. Botorca 5 3 0 2 14-10 9 +4
3. Frumoasa 4 3 0 1 10-7 9 +3
4. Stroia Group 4 2 0 2 7-5 6 +2
5. Cosmos 4 1 0 3 6-10 3 -4
6. Lotus 4 1 0 3 8-12 3 -4
7. FC Cornesști 5 1 0 4 6-16 3 -10

După o pauză competiţională prilejuită de sărbătorile pascale catolice şi ortodoxe, campi-
onatul se va relua până la jumătatea lunii mai, când meciul final va stabili reprezentanta
Târnăveni-ului la campionatul Campionatul naţional Naţional Cupa României.

Mircea Barbu

1.4.36 Liceul din Luduş, altfel (2012-04-09 04:29)

[1] Începând din acest an, Grupul Şcolar Industrial Luduş se conformează Ordinului de

ministru nr. 4292/2011 care prevede implicarea elevilor şi cadrelor didactice în activităţi de

educaţie non – formală, să participe la acţiuni extracurriculare în perioada în care cei mai buni

elevi participă la Olimpiadele şcolare, faza finală.

Împădurire în Cioarga

Programul „Şcoala altfel” care s-a desfăşurat în perioada 2-6 aprilie a cuprins multe activităţi
elaborate de Consiliul de Administraţie al şcolii împreună cu Comitetul de părinţi şi Consiliul
elevilor, printre care şi o zi dedicată ecologiei. Iniţiativa a primit sprijinul Primăriei oraşului
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Luduş şi a Ocolului Silvic, deţinătorul unui număr însemnat de puieţi pregătiţi pentru plantare.
Directorul Ioan Pop, directorul adjunct Székely Zoltán, consilierul educativ Mariana Bălaş,
ceilalţi profesori din şcoală au însoţit un număr de aproape 900 de elevi care, cu găleţi şi
cazmale au pornit spre zona Cioarga, platoul din partea de vest a oraşului, pentru a crea
o viitoare pădure. Acum, în această săptămână, elevii de la Grupul Şcolar Industrial Luduş
au plantat un număr de aproape 6.000 de puieţi din speciile salcâm, frasin, stejar şi paltin
după cum ne-a declarat şeful Ocolului Silvic Luduş, Marius Iuoraş. Rezultatul final şi calitatea
muncii vor fi vizibile peste ani, pentru că asemenea activităţi vor fi repetate şi în anii următori.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/GSI-Plantat-pomi.jpg

Susanu Alexandru (2012-05-30 10:10:57)
plantati, plantati sa avem ce defrisa in 20 de ani

1.4.37 Zeci de reghineni, la expoziția „Lumina Învierii” (2012-04-09 04:33)

Zeci de reghineni şi-au făcut timp pentru a participa la expoziția „Lumina Învierii”, eveni-

ment care a avut deschiderea săptămâna trecută, într-o zi obișnuită de lucru, în incinta Casei

de Cultură a Tineretului „George Enescu”. Exponatele preţioase, făcute manual de artişti şi

meşteri populari cunoscuţi din zonă, au atras exclamaţii de admiraţie și apreciere din partea

tuturor. Obiectele de artă şi tradiție vor putea fi văzute şi chiar cumpărate până la mijlocul

lunii aprilie. Este vorba despre ţesături tradiţionale, broderie spartă executată pe pânză şi pe

borangic, pictură pe sticlă, ouă încondeiate şi alte obiecte tradiţionale specifice sărbătorilor

pascale.

Icoane pe sticlă şi broderie spartă

Vernisajul s-a desfășurat marţi la ora 17, evenimentul fiind de fapt continuarea unei ceremonii
începute în aceeaşi dimineaţă la Biserica ortodoxă din localitatea Bistra Mureşului, unde câţiva
copii talentaţi din comună şi-au expus lucrările de pictură pe sticlă. Icoanele făcute de elevi au
fost sfinţite de preotul paroh Sergiu Andone în cadrul unei slujbe la care a participat întreaga
comunitate. Copiii au participat în prealabil la cursuri de iniţiere, susţinute de Elena Costinaş,
care a expus şi la Reghin câteva icoane pe sticlă. Publicul reghinean, prezent marţi la Casa
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de Cultură „George Enescu”, a apreciat în mod deosebit aceste icoane, dar şi broderia spartă,
care necesită o tehnică specială.

Dorina Frenţ, cea care stăpâneşte aceasta tehnică, a expus feţe de masă, şervete şi ii

româneşti superbe din borangic, exponate admirate îndelung mai ales de doamne. Printre

artiştii populari care şi-au prezentat lucrările se află şi Petrişor Florin, cunoscut şi așteptat la

toate festivalurile de tradiţie şi folclor pentru obiectele pe care le realizează cu multă migală,

dar și două femei din Suceava venite special să arate reghinenilor tehnici de încondeiere a

ouălor..

Organizatorii

Directoarea Casei de Cultură a Tineretului, Sorina Bloj spune că o asemenea expoziţie se
pregătește timp de 3-4 luni, perioadă în care artiştii şi meşterii populari îşi pregătesc lucrările.
Alături de instituţia gazdă, în organizarea acestui eveniment s-au implicat şi Muzeul Etnografic
din Reghin, Asociaţia Moşteniri Mureşene şi Biblioteca municipală Petru Maior. Expoziţia poate
fi vizitată zilnic, de luni până vineri, între orele 9 şi 19.

Emeșe Ardelean

1.4.38 Ce vedem la SIAMB 2012 (2012-04-09 04:41)

Salonului Internaţional Auto-Moto Bucureşti, ce a fost deschis în această săptămână în

Piaţa Constituţiei din Bucureşti, reunește peste 70 de modele de automobile, printre care şi

multe...

Premiere
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Astfel, în premieră Opel prezintă modelul Opel Ampera - Maşina Anului 2012 în Europa,
aflată în stand alături de Astra, Corsa şi Insignia. Legendarul Chevrolet Camaro ocupă
un loc de cinste, cu cei 432 CP ai săi, alături de celelalte modele Chevrolet: Spark, Aveo,
Cruze, Orlando şi Captiva. La standul Mercedes, dealerul Autoklass expune noul concept
A-Klasse, care prefigurează noua clasă A de la Mercedes, precum şi noul Mercedes- Benz
SL-Class Roadster. O premieră importantă pentru pasionaţii automobilelor sport de stradă
din România o reprezintă şi modelele exclusivistului constructor britanic Caterham. În cadrul
salonului publicul va putea admira şi noul monopost de Formula 1 al echipei Caterham F1,
care va fi însoţit şi de invitaţi surpriză din cadrul staff-ului tehnic. Automobilele Caterham
se produc în serie limitată, iar pentru piaţa din România au fost alocate 12 maşini pentru 2012.

Autoasia participă la SIAMB 2012 ca reprezentant al mărcilor coreene Kia, Hyundai, Samsung.
Autoasia propune vizitatorilor două dintre cele mai economice şi ecologice automobile hibride
care au intrat pe piaţa din România: Kia Forte Hybrid LPi si Hyundai Avante Hybrid LPi. Într-o
lume în care poluarea excesivă, încălzirea globală şi epuizarea resurselor naturale reprezintă
probleme majore ale mediului, producătorii coreeni propun noi standarde în construcţia de
automobile: verzi, eficiente în funcţionare, dar păstrând confortul, siguranţa şi performanţele
tehnice, la nivelul segmentului din care fac parte.

Mit Motors prezintă la SIAMB 2012, în premieră naţională, modelul Isuzu D-Max, un pickup cu

cabină simplă sau dublă, cu motorizare diesel şi cutie manuală sau automată. De asemenea,

Mit Motors va prezenta publicului vizitator la SIAMB 2012 modelele Kia Rio - maşina anului

2012 în România, Kia Sportage, Kia Sorento, Kia Sol FL, precum şi MPV-ul Kia Venga.

Moto

La standul Ducati nimeni nu va putea sta indiferent în faţa unui Streetfighter, lansat în
România la 25 februarie 2012. Are 132 CP la o greutate de 169 de kg şi va sta alături de
Monster, Hypermotard, Multistrada, Superbike şi Diavel. MotoBoom va expune modele ale
mărcilor Triumph, Bombardier, Suzuki, Kawasaki şi Yamaha. Marca Volvo va fi reprezentată
de Primus Auto, care va prezenta automobile din gama de modele S80, S60, C30, V60, XC60,
XC70 şi XC90.

Chevrolet expune noua sa gamă de modele globale, care utilizează tehnologiile GM de
ultimă generaţie. Vizitatorii vor putea admira autovehiculul de oraş Spark, modelul de mici
dimensiuni Aveo sedan şi hatchback, modelul compact Cruze sedan şi hatchback, MPV-ul de
familie Orlando, SUV-ul Captiva.

Forza Rossa este prezent la SIAMB 2012 cu mai multe modele, printre care Lotus Evora, Lotus
Exige S şi Lotus Elise.
Salonul Internaţional Auto-Moto Bucureşti 2012 este deschis publicului în perioada 4-8 aprilie.
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Cristina Vancea

1.4.39 Spital de stat, condiții de privat: Maternitatea (2012-04-09 04:46)

2,5 milioane de euro vor fi investiți în maternitatea de la Spitalul Județean de
Urgență Mureș

Ministerul Sănătății a publicat o Hotărâre de Guvern pentru aprobarea indicatorilor tehnico-

economici ai obiectivului de investiţii „Supraetajarea Clinicii de Obstetrică şi Recompartimenta-

rea etajelor 8 şi 9 din Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Târgu Mureş". Investiția va ajunge

astfel la aproximativ 2,5 milioane de euro de la Ministerul Sănătății și Banca Europeană de

Investiții. Pe baza unui plan de supraetajare și recompartimentare, lucrările vor începe în 2012,

însă nu va fi afectată activitatea, clinica putând să preia în continuare pacienți. Maternitatea

va avea saloane cu maximum trei paturi, dotate cu grupuri sanitare proprii, aer condiţionat şi

alte facilităţi. Lucrările de bază constau în reabilitarea şi modernizarea etajelor 8 şi 9 ale celor

două corpuri A şi B şi extinderea corpului A prin construirea etajului 10 şi parţial a corpului B

prin extinderea etajului 10.

Cum...

...la etajul 8, Corpul A și parțial B vor fi destinate pentru lăuze, iar în restul corpului B vor fi
amplasate secţia pentru nou-născuţi respectiv secţia de prematuri. Secţia lăuze va beneficia
de 9 saloane a câte trei paturi cu grupuri sanitare și două saloane cu un pat cu grup sanitar.
Secția de neonatologie va cuprinde și două saloane de terapie intensivă nou-născuți cu o
cameră de supraveghere amplasată între cele două camere respectiv două saloane pentru
prematuri cu câte 7 paturi.
La etajul 9, Corpul B va beneficia sală de mese cu oficiu, depozit de lenjerie, oficiu de curățenie,
cameră de lucru pentru doctori, oficiu de curățenie ploscar, cameră de supraveghere, spațiu
pentru monitorizare, cameră de lucru asistente, zonă de tratament, cameră pentru medic de
gardă.
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La etajul 10, în corpul A va fi secția septică cu 4 saloane a câte 3 paturi și grupuri sanitare,
camere de lucru asistente spațiu de monitorizare, cameră de tratament, cameră pentru
lenjerie, grup sanitar, oficiu de curățenie. În corpul B vor fi două laboratoare de analiză cu
cameră de recoltare, Sală pentru ecograf, Sală de curs pentru 56 de studenți, bibliotecă,
cameră pentru asistente, cameră pentru medici, Sală de mese cu oficiu. Finanţarea obiectivu-
lui de investiţii se face prin împrumutul primit de la Bancă Europeană de Investiţii.

Cristina Vancea

1.4.40 Vine bursa locurilor de muncă (2012-04-09 04:58)

La sfârșitul lunii aprilie Agenția Județeană pentru Ocuparea Forței de Muncă Mureș or-
ganizează bursa locurilor de muncă. Astfel că, mureșenii care sunt în căutarea unui loc de
muncă sunt așteptați la această bursă, iar angajatorii care au oferte sunt invitați să le depună
la Forțele de Muncă. Bursa se va desfășura la Tîrgu-Mureș, Târnăveni și Sighișoara, în data de
27 aprilie.

Această veste este cu atât mai importantă cu cât Compania Națională Poșta Română a trans-
mis că 511 angajați urmează să fie disponibilizați până la sfârșitul lunii. În perioada următoare,
fiecare filială poștală va transmite către Agenţia Judeţeană de Ocupare a Forţei de Munca lista
cu angajații care urmează să fie concediați, urmând ca personalul care va rămâne fără loc de
muncă să fie sprijinit de Agenția pentru Ocuparea Forței de Muncă în vederea identificării unui
job. Reducerea numărului de oficii poştale va fi efectuată tot în perioada imediat următoare,
până la sfârşitul lunii aprilie, relevă scrisoarea de intenţie convenită de Guvern cu FMI. În urma
acestei reduceri, numărul total al oficiilor poştale va scădea de la 5.835 la sub 5.700 unităţi.

Guvernul şi FMI au convenit totodată ca termenul în care autorităţile trebuie să găsească
un investitor strategic dispus să preia cel puţin 20 % din acţiuni la Poşta Română, în urma
unei majorări a capitalului social, să fie prelungit cu două luni, până la sfârşitul lunii iunie. În
negocierile de la sfârşitul anului trecut, FMI a impus Guvernului să înceapă procedurile de
concediere colectivă a angajaţilor din companie, fără ca la acea dată să fie stabilit numărul
salariaţilor care vor fi concediaţi.

În județul Mureș 6 % din numărul șomerilor înregistrați participă la cursuri de formare profe-
sionale. La sfârșitul lunii martie, AJOFM Mureș avea în evidență 14.889 șomeri, rata șomajului
fiind de 6 %. Potrivit directorului AJOFM Mureș, numărul șomerilor înregistrat în luna martie a
fost mai mic fata de luna februarie cu 1.800.

Cristina Vancea
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1.4.41 Azo mai bio (2012-04-09 05:04)

În această săptămână Combinatul Chimic Azomureș a primit Autorizația de mediu valabilă
până în 2015. Dar nu oricum, ci aceasta a fost revizuită introducându-se măsuri mai restrictive
pentru Combinat în ceea ce privește protecția Mediului stabilind condiţiile de conformare
ale instalaţiilor. Revizuirea autorizației a fost necesară în primul rând din cauza multiplelor
depășiri ale concentrației de amoniac în aerul înconjurător, ceea ce a creat un disconfort pop-
ulaţiei din municipiul Tîrgu-Mureş şi în special a locuitorilor din zonele limitrofe combinatului.

Astfel, noile condiţii stabilesc următoarele cerințe mai restrictive privind emisiile din instalații

prin respectarea dispoziţiilor noii legi privind calitatea aerului înconjurător; stabilirea de limite

intermediare până la îndeplinirea măsurilor din planul de acţiuni; reducerea prioritară a emisi-

ilor de amoniac în aerul atmosferic – până la sfârşitul anului 2013: se vor finaliza principalele

investiţii ce vor conduce la încadrarea în limite pentru majoritatea surselor emitente de

amoniac (O primă etapă de reducere a acestor emisii a fost realizată în perioada 2007-2011 în

baza Planului de acţiuni al autorizaţiei integrate din anul 2007, dar şi a Programului pe termen

scurt agreat cu autorităţile centrale de mediu derulat în perioada 2010 – 2011); corelarea

exploatării instalaţiilor cu condiţiile meteo locale pe baza datelor furnizate de instituţiile

abilitate, respectiv aplicarea de către Combinat a unor proceduri operaţionale în scopul evitării

creşterii concentraţiei de amoniac în condiţii meteorologice defavorabile dispersiei noxelor în

atmosferă; implementarea măsurilor necesare în vederea atingerii valorilor limită asociate

BAT; realizarea de studii pentru identificarea emisiilor fugitive şi implementarea măsurilor

rezultate din aceste studii; măsuri pentru reducerea nivelului de zgomot până la sfârşitul

anului 2012 pentru anumite surse din cadrul platformei.

Monitorizare continuă și măsuri

De asemenea, noua autorizație prevede monitorizarea continuă a emisiilor de amoniac şi

pulberi la instalaţia Uree și măsurarea continuă a emisiilor de amoniac, oxizi de azot şi fluoruri

la instalația NPK dar și creşterea frecvenţei de monitorizare pentru toate sursele de emisii de
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amoniac (trimestrial). În plus, investiţiile necesare a fi realizate în perioada 2012 – 2015 pentru

conformarea deplină cu cerinţele de mediu. Faţă de autorizaţia anterioară, în cadrul planului

de acţiuni actual au fost introduse măsuri suplimentare şi au fost devansate termenele de

realizare a unor măsuri destinate reducerii emisiilor de amoniac şi pulberi. De exemplu, pentru

protecţia apelor s-a introdus o măsură suplimentară, respectiv Implementarea unui sistem

final de epurare a apelor uzate înainte de evacuarea în râul Mureș; pentru instalaţia Uree: au

fost devansate cu un an (până în anul 2014) termenele de implementare integrală a măsurilor

de conformare. O reducere semnificativă a emisiilor de amoniac din această instalaţie se va

realiza până în trimestrul I 2013, fiind devansat cu doi ani şi nouă luni termenul iniţial; pentru

instalaţia NPK: s-au devansat cu doi până la trei ani termenele de implementare a măsurilor

ce vizează reducerea emisiilor de amoniac, astfel încât până la sfârşitul anului 2013 vor fi

finalizate integral toate investiţiile destinate reducerii acestui poluant; pentru instalaţia Azotat

de amoniu III: au fost incluse măsuri suplimentare, finalizarea acestora urmând a avea loc

până în trimestrul III 2013.

Investițiile

Cuantumul total al investiţiilor prevăzute în noul plan de acţiuni pentru perioada 2012 – 2015
este de cca. 27.845.000 de euro la care se adaugă valoarea pentru încă 7 măsuri ce vor fi
estimate după finalizarea proiectelor tehnice. Modernizarea instalaţiilor Amoniac III + IV – va
costa aproximativ 71.000.000 de euro; modernizarea fazei umede a procesului la Instalaţia
Uree – cost estimat de 46.000.000 de euro; modernizarea fazei de solidificare în instalaţia
Uree + cost estimat – 24.000.000 de euro.

În total suma estimată pentru realizarea investiţiilor pentru protecţia mediului şi modernizarea
instalaţiilor de producţie este de cca. 170.000.000 de euro în perioada 2012 – 2015, faţă de
planul de acţiuni din vechea autorizaţie care era estimat la o valoare de cca. 6 550 000 euro.

Cristina Vancea
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1.4.42 Frunda, candidat la Primărie!? (2012-04-09 05:18)

Surse din UDMR, ne-au confirmat faptul că senatorul Frunda Gyorgy va fi candidatul UDMR
pentru alegerile de la Primăria Tîrgu-Mureș. Motivul principal ar fi acela că UDMR trebuie să-și
demonstreze forța facând un scor bun la locale, acum când are concurența a două partide
care reprezintă maghiarii din Transilvania. Astfel, UDMR are nevoie de reconfirmarea ca prima
forță politică de reprezentare a maghiarilor, în fața lui Tokes Laszlo, în perspectiva alegerilor
parlamentare. Din această cauză, tot mai mulți lideri marcanți ai partidului vor fi aruncați în
bătălia pentru locale.

În cazul alegerilor pentru primăria Tîrgu-Mureș, sursele noastre spun că senatorului Frunda
i s-ar fi pus în vedere că dacă nu va candida la locale, nu va mai primi un colegiu care
să-i garanteze succesul în alegerile pentru Parlament. Pe de altă parte candidatul oficial
al UDMR la această oră, doctorul Vass Levente, declara într-o emisiune a postului TTM, că
dacă formațiunile maghiare vor susține un alt candidat, el nu ține neapărat să mai intre în
cursa pentru scaunul de primar. Aceste declarații voalate, ar pregăti se pare renunțarea la
candidatură, lucru care ar urma să se întâmple relativ repede, în următoarele săptămâni.

Cu toate că Frunda Gyorgy este un personaj extrem de cunoscut la Tîrgu-Mureș, în eventu-
alitatea unei candidaturi, nu pleacă totuși cu prima șansă. Frunda ar avea de negociat atât
cu USL, care ar urma să adune din voturile lui Dorin Florea, dar și cu familia Benedek, care
controlează mare parte din structura UDMR de la Tîrgu-Mureș. Pe de altă parte, Benedek Imre
a fost exclus din UDMR, iar Benedek Istvan, consilier local, a avut o relație administrativă bună
cu Primăria în actualul mandat a lui Dorin Florea.

O eventuală candidatură a lui Frunda, coroborată cu recenta demisie a lui Borbely Laszlo de
la Ministerul Mediului, ar putea schimba multe din jocurile și negocierile din politica locală.
E de asemenea de urmărit în ce măsură va funcționa votul etnic, pentru că la fel cum Dorin
Florea a reușit să ia din voturile maghiarilor, Frunda ar putea în cazul unei candidaturi și a unei
campanii atent construite, să ia din voturile românilor.

Frunda este senator în Parlamentul României, membru al Adunării Parlamentare a Consiliului
Europei, a fost ales europarlamentar, însă a renunțat la funcție din cauza incompatbilității cu
cea de senator în Parlamentul României. De profesie este avocat, este căsătorit și are două
fice. Declarațiile de avere sunt disponibile pentru a fi consultate, dând un click [1]aici.

1. http://www.senat.ro/FisaSenator.aspx?ParlamentarID=463c71ed-2caa-455a-9fa9-e16646ad4b70

1.4.43 Clopoţelul a sunat pentru un altfel de orar (2012-04-09 05:19)

[1] Fără matematică, fizică, română, geografie… Școala fără lecții, teme și note. Așa
se poate descrie săptămâna ce tocmai s-a încheiat. Elevii din toată țara au fost invitați de
516 ©2024 www.punctul.ro

http://www.senat.ro/FisaSenator.aspx?ParlamentarID=463c71ed-2caa-455a-9fa9-e16646ad4b70


1.4. APRIL BlogBook

profesori la o altfel de școală, o școală în care elevii au învățat să planteze un copac, au realizat
expoziții cu produsele lor, au făcut vizite la copiii cu nevoi speciale, s-au jucat, s-au antrenat ,
au organizat competiții sportive și multe, multe altele. Cum a fost: „A fost o săptămână super,
am învățat multe și am reușit să fim mai apropiați de profesori. Nu am avut teme și am venit
la școală cu multă plăcere”, ne-a declarat Iulia. Cum s-a desfășurat Școala Altfel la Mureș citiți
mai jos….

Precum bine se știe, anul acesta săptămâna 2-4 aprilie a fost dedicată în învățământul

românesc activităților extrașcolare, sub titulatura „Școala altfel”. Este vorba despre o pre-

mieră educațională care are ca scop stârnirea interesului elevilor pentru diferite activități

educaționale cu care ei nu interacționează în mod obișnuit la școală. La ce fel de activități au

participat elevii mureșeni în săptămâna „școala altfel” aflați în prezentul articol.

Altfel … la sat

Încercând să aflăm cum se desfășoară programul „școala altfel” la sat, am făcut o vizită
în Ceuașu Ceaușu de Câmpie, comună aflată aproape de municipiul Tîrgu-Mureș, la aproxi-
mativ 14 kilometri. Elevii și profesorii Școlii Generale Ceuașu Ceaușu de Câmpie, aflați sub
oblăduirea directoarei Minerva Bordeianu, au realizat un program foarte „consistent” pentru
săptămâna „școala Școala altfel” (amintim în continuare doar câteva dintre activități). Astfel,
luni, elevii din Ceuașu au învățat să fie buni creștini: au participat la tainele spovedaniei și
împărtășaniei la Biserica Ortodoxă din sat, pentru a întâmpina cu sufletul curat sărbătoarea
Învierii Domnului; apoi, elevii au urmărit un film cu tematică pascală – „Patimile lui Iisus”.
Ziua de marți a început cu activitatea intitulată „Iepurașul/Oul de Paști” care a constat într-un
atelier de colaje, desen, origami, încondeieri de ouă.

O altă activitate foarte atractivă pentru elevi a fost excursia care a urmat traseul: Tîrgu-Mureș
– Alba Iulia – Blaj. Miercuri, programul a început printr-o întâlnire cu un agent de poliție
de la Poliția Ceaușueuașu de Câmpie care le-a dat câteva sugestii copiilor despre cum să
circule în siguranță. Ziua a fost completată de concursuri sportive între clase (băieții au jucat
fotbal, iar fetele handbal) și de o expunere a profesorului de informatică care vorbit elevilor
despre„Siguranța în lumea virtuală”.

Ziua de joi a fost una dintre cele mai interesante: nutriționiștii de la Sanatoriul Herghelia le-au

dat câteva sugestii elevilor despre cum să trăiască sănătos; apoi copii au luat cunoștință cu

meseriile tradiționale ale locuitorilor din zonă – vizită la stână, vizită la atelierele de prelucrare

a papurei (sat Câmpenița). Ultima zi „altfel” a pus la încercare spiritul civic al elevilor, care nu

s-au dat la o parte de la curățenia de primăvară, adică de la curățenia din curtea școlii. Ziua
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s-a încheiat într-un ton de relaxare, prin participarea la diferite competiții sportive.

Voiniceni

O altă școală din mediul rural care ne-a atras atenția, prin activitățile „școlii altfel” deosebit

de interesante și diverse, a fost Școala Generală „Vasile Săbădeanu” din Voiniceni (școală

care aparține tot de școala din Ceuașu). Enumerăm doar câteva dintre activitățile de aici:

interpretări ale unor schițe scrise de Ion Luca Caragiale; drumeție într-o zonă pitorească a

satului, finalizată într-o atmosferă relaxantă, la un grătar; vizionare de film cu rol educativ;

concurs de cultură generală; întreceri sportive; atelier de pictat icoane pe sticlă, cu ajutorul

preotului din sat etc. „Activitățile din săptămâna ‹‹„școala altfel››” au fost foarte bine primite

de către toți elevii noștri. Aceștia s-au implicat foarte mult în realizarea activităților, dând

dovadă de imaginație și spirit de inițiativă. Totodată, cadrele didactice au avut de câștigat

de pe urma ‹‹„școlii altfel››„ fiindcă au reușit să cunoască mai bine elevii, le-au descoperit

noi talente, noi abilități practice care sunt mai greu de intuit în cursul orelor normale de curs,

în sala de clasă. De exemplu, am descoperit că unii elevi care la învățătură nu au rezultate

foarte bune, sunt în schimb foarte buni la anumite ramuri sportive, alții au o îndemânare de

necontestat în ceea ce privește pictura sau confecționarea anumitor obiecte, iar alții sunt pur

și simplu lideri înnăscuți”, ne-a declarat Vasile D., profesor de istorie la Școala Generală din

satul Voiniceni.

Altfel la oraș

Desigur, și orașele din județ s-au conformat hotărârilor Ministerului Educației și au organizat,
înainte de vacanța de Paști, o săptămână plină de activități extrașcolare. „Am avut foarte
multe activități. Dintre acestea, amintesc doar câteva: întâlnire cu reprezentanții poliției
rutiere; concurs de gătit; târg de antichități (realizat prin contribuția elevilor); vizite ale unor
elevi de școală generală în liceul nostru; întreceri sportive – un campionat de fotbal; concurs
de orientare turistică, pe un traseu forestier etc. În general, elevii și profesorii au apreciat
aceste activități”, ne-a informat, pe scurt, prof. Simion Bui, directorul Colegiului Național
„Alexandru Papiu Ilarian” din Tîrgu-Mureș despre activitățile desfășurate în săptămâna 2-6
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aprilie la instituția de învățământ condusă de dânsul.

Nici Grup Școlar Sanitar „Gheorghe Marinescu” nu s-a lăsat mai prejos și a organizat o săp-
tămână ‹‹„școala altfel››„ de excepție, cu activități care de care mai interesante: Cross-words
– jocuri în limba engleză; inițiere în orientarea turistică; activitate comună cu Muzeul de
Științele Naturii; karaoke în limba engleză; cerc de lectură (Anul Caragiale); acţiune umanitară
în folosul copiilor defavorizaţi; excursie la Platoul Corneşti; vizionare de filme cu teme sanitare
etc.

Programul „Școala altfel” a debutat din anul şcolar 2011 – 2012 şi constă în derularea, la
nivelul fiecărei unităţi de învăţământ, în săptămâna 2-6 aprilie 2012, a unui orar special
format doar din activităţi cu caracter non-formal. Simultan se organizează fazele naţionale ale
olimpiadelor şcolare. Programul își propune implicarea, deopotrivă, a elevilor și a dascălilor, în
activități non-formale, interesante, care să le valorizeze talentele, preocupările extra-şcolare
şi competenţele în domenii cât mai diverse şi interesante. Clopoţelul “„Şcolii Altfel” a sujnat
pentru un altfel de orar, pentru activităţi care exced curriculumul naţional şi care, sperăm, vor
aduce plus-valoare întregii comunităţi şcolare: competenţe, coeziune, spirit de echipă şi, nu
în ultimul rând, un zâmbet elevilor şi dascălilor implicaţi.

Partenerii MECTS în acest demers sunt numeroși. În primul rând, e fiecare dascăl şi elev
din România. Totodată, ne bucurăm de sprijinul structurilor reprezentative ale elevilor, prin
intermendiul Consiliului Naţional al Elevilor, dar şi al organizaţiilor non-guvernamentale care
s-au implicat direct, prin proiecte implementate voluntar şi gratuit la nivelul şcolilor.

Lista ONG-urilor care au venit până acum în sprijinul Programului ”Școala altfel” şi proiectele
propuse de acestea se regăsesc în meniul “Listă ONG”. Vă invităm să vă informaţi despre
proiectele lor şi să îî contactaţi, dacă doriţi să le implementați şi în şcoala dumneavoastră.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/PA070121-2.jpg

1.4.44 Let’s do it Romania, la a treia ediție (2012-04-09 05:20)

România se pregătește anul acesta pentru a treia ediție a Zilei de Curățenie Națională. În

data de 12 mai, cel mai mare proiect de voluntariat implementat vreodată în România va fi

reluat, iar câteva sute de mii de voluntari vor ieși din nou la curățenie. 2012 e totodată un an

special pentru proiectul care are ca țară de origine Estonia. Anul acesta 85 de țări din întreaga

lume vor derula astfel de proiecte naționale în intervalul 24 martie - 25 septembrie. Pe data
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de 12 mai, odată cu România, acțiuni similare se vor organiza în Republica Moldova, Turcia și

Bulgaria. Toate vor sta sub umbrela „Let’s Do It, World!”.

Anul acesta

În 2010 și 2011, primele două ediții ale derulării în România, peste 500.000 de voluntari au
ieșit la curățenie, în total fiind colectați peste 1,3 milioane de saci de deșeuri. Raportat la
țările care au implementat sau vor implementa proiectul, România este cea mai mare țară din
comunitatea „Let’s Do It, World!”.

Anul acesta, acțiunea de curățenie națională va îmbrăca o nouă formă: în fiecare județ vor
fi propuse și alese zonele în care se va face curățenie, fiecare locuitor al țării având astfel
posibilitatea de a propune și a vota zona pe care și-o dorește curată. Numărul de zone
din fiecare județ va fi stabilit în funcție de zonele propusede propuneri, dar și de resursele
locale. Mai multe detalii legate de regulamentul de derulare din acest anal programului vor fi
disponibile la adresa de internet www.letsdoitromania.ro.

Obiectivul acțiunii din acest an este creșterea procentului de reciclare al deșeurilor colectate

la 30 % din numărul de saci colectați, de la 26 % cât a fost în 2011 și 17 % în 2010. Pe lângă

ziua propriu-zisă de curățenie, programată pe 12 mai, anul acesta echipa de coordonare și-a

propus și alte inițiative, cum ar fi Registrul Național al Deșeurilor, 0 deșeuri și Let’s Train It.

Mai multe detalii despre acestea vor fi anunțate în următoarele luni.

În Mureș

Anul trecut, la Ziua de Curățenie Națională au fost mobilizați peste 4.100 de voluntari, iar
în total au fost colectați 11.773 de saci de deșeuri. Cifrele sunt simțitor mai mari față de
2010, când 3.000 de voluntari au ieșit la curățenie, reușind să colecteze aproximativ 8.000
de saci. În ambele ediții, Mobilizarea mai mare din județul Mureș s-a produs în bună măsură
grație parteneriatului cu Ministerul Mediului, Jandarmeria Română, Penitenciarul Tîrgu-Mureș,
Prefectura Mureș și cu Ministerul Educației. Un mare ajutor au dat atunci Direcția Silvică Mureș
și Administrația Bazinală de Apă Mureș. De asemenea, au pus umărul financiar sau cu echipe
consistente de voluntari companiile locale Real, Sandoz, Renania, Euro Car Trading – dealer
Toyota și Promenada Mall.

Cătălin Hegheș
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1.4.45 România la un pas de Mondialele de futsal (2012-04-09 08:49)

Selecţionata de futsal a României a învins Ucraina cu 4-1 în manşa retur a barajului de calificare
la Campionatul Mondial de futsal din Thailanda. Din păcate, jucătorii conduşi de Sito Rivera
au ratat prezenţa la turneul final, din cauza înfrângerii cu 0-4 din partida tur, de la Tîrgu-Mureş.

Partida, disputată în Sala Sporturilor Lokomotiv, din Harkov a fost de un real dramatism.
Echipa României a jucat excelent, fiind la un pas de o mare supriză. Prima repriză s-a jucat
pe contre, cu ocazii la ambele porţi, dar cu un plus pentru echipa României. Singurul loc al
reprizei este reuşit de Mimi Stoica, în minutul 19.

La doar 25 de secunde de la reluare, acelaşi Mimi Stoica dublează avantajul echipei noastre.
Gazdele revin în joc şi reduc din handicap în minutul 22. La acest scor, calificarea urma să se
joace în timpul regulamentar de joc, prelungirile fiind excluse.

În minutul 25, Ignat înscrie golul de 3-1, fiind urmat de Mimi Stoica, în minutul 28. Ucraina
– România 1-4, cu 12 minute înainte de final, spre stupefacţia publicului prezent la meci.
România mai avea nevoie de un singur gol pentru a remonta deficitul din tur şi pentru a ajunge
în premieră la Mondiale.

Din păcate, cu toate eforturile echipei noastre, acesta avea să fie rezultatul final. România a
evoluat timp de 2 minute în inferioritate numerică, după ce Ignat primeşte al doilea cartonaş
galben, în minutul 37.

Cu scorul general de 5-4, Ucraina se califică la Mondiale, iar noi rămânem cu amărăciunea
ratării la mustaţă a prezenţei la turneul final. Felicitări componenţilor echipei naţionale pentru
evoluţia din partida retur a barajului.

România a început partida în formula: Iancu – R. Radu, Dobre, Şotârcă, Şafar. Au mai jucat:
Gherman, Mimi Stoica, Ignat, Răducu, Dobre, Şotârcă.

Sursa: CITY’US TÎRGU-MURES
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1.4.46 Gradul de încasare al impozitelor după primul trimestru
(2012-04-09 09:23)

Primăria a dat publicității gradul de încasare al impozitelor la încheierea primului trimestru din
acest an. Potrivit situației prezentată de biroul de presă datele arată în felul următor:

Persoane fizice – 61.810 contribuabili
Încasări 31 martie 2012
- Impozit clădiri – 5.316.000 lei
- Impozit teren – 1.060.000 lei
- Taxă mijloace de transport – 2.700.000 lei,
adică în procent de 61 %.
Au primit înlesniri 10 % pentru plata integrală a impozitelor 20.100 de contribuabili (30 %).

Persoane juridice – 6.100 societăţi comerciale
Încasări 31 martie 2012
- Impozit clădiri 15.184.875 lei
- Impozit teren – 755.000 lei
- Taxă mijloace de transport – 2.450.000 lei
adică în procent de 58 %.
Au primit înlesniri de 10 % pentru plata integrală a impozitului pe anul 2012 750 de societăţi
reprezentând 12 %.

C.H.

1.4.47 Peste 530 de tipărituri dispărute de la Teleki (2012-04-10 06:17)

Peste 530 de tipărituri, documente şi cărţi vechi din secolele XVI-XX, au dispărut fără urmă
de la Biblioteca Teleki din Târgu Mureş, potrivit inventarului recent încheiat, a declarat presei,
luni, Monica Avram, directorul Bibliotecii Judeţene Mureş. ’Inventarul s-a finalizat în urmă cu
două săptămâni. Arată foarte clar că se înregistrează 538 de lipsuri, cărţi, foi volante, broşuri.
Nu au dispărut incunabule, unicate, dar în schimb avem lipsuri din toată perioada de tipărire.
Pentru secolul al XVI-lea avem 17 lipsuri, pentru secolul al XVII-lea avem 111 documente lipsă,
pentru secolul al XVIII-lea avem 65, pentru secolul următor 50. După 1900 avem 257 şi fără
an de publicare 38, deci în total 538 de documente. Biblioteca Teleki-Bolyai este constituită
din mai multe fonduri. Lipsurile nu sunt numai din Fondul Teleki. Fondul de bază e de 40.000
de volume, la care s-au adăugat Fondul Bolyai, Fondul Turnovski, Fondul de Dublete, Fondul
Mixt, Fondul Depozitului Nou. Din toate aceste fonduri se înregistrează lipsurile’, a precizat
Monica Avram.

Potrivit acesteia, în scurt timp va fi constituită o comisie din care vor face parte un expert în
carte veche pentru a începe activitatea de evaluare a documentelor şi cărţilor dispărute. ’Va
fi o comisie mixtă, specialistul fiind din afara bibliotecii, dincolo de suspiciune sau îndoială. La
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final vom trage linia. Problema e că niciuna dintre cărţile de la Teleki nu e evaluată din punct
de vedere financiar. În plus, piaţa e oscilantă. Va fi foarte greu să le evaluăm. Mai mult decât
atât, nu ştim care e starea fizică a documentelor dispărute. O semnătură sau o însemnare în
plus sau în minus, o copertă originală în plus sau în minus, toate acestea dau valoarea unei
cărţi. Dacă noi nu avem amănuntele acestea clare, va fi greu să evaluăm. O vom face, pentru
că sunt lipsuri înregistrate, e pasul firesc următor pe care trebuie să-l facem’, a precizat Avram.

Printre documentele deosebit de valoroase dispărute se regăseşte Tripartitul lui Werboczi
sau Colecţia de legi ”Corpus Iuris Hungarier”, tipărit la Viena în anul 1517, fiind unul dintre
răspunsurile nobilimii la răscoala lui Gheorghe Doja. Printre cărţile dispărute în mod misterios
din bibliotecă se mai numără cele din ediţia Elseveriană din Ţările de Jos, Colecţia Republika,
ce conţine o serie de volume în care este prezentată câte o ţară europeană. Din biblioteca
mureşeană au dispărut astfel lucrările din secolul al XVII-lea despre Italia, Grecia, Bizanţ,
Germania şi Franţa. Inventarul a scos la iveală faptul că o parte dintre cărţile dispărute
se ocupă de istoria Ungariei şi Transilvaniei, altele sunt cărţi de matematică, astronomie,
geometrie şi cărţi de drept.

Biblioteca Teleki din Târgu Mureş deţine şi o colecţie unicat în care se află peste 1.000 de biblii,
reprezentând traduceri în mai multe limbi ale Sfintei Scripturi, cel mai vechi fiind Codexul
Vulgata sau Codicele lui Koncz, din prima jumătate a secolului al IV-lea, un manuscris care
conţine textul Bibliei în limba latină. În colecţia Bibliotecii mai există 67 de incunabule şi mii
de alte documente unicat, care sunt intacte.

Biblioteca Teleki din Târgu Mureş a fost înfiinţată în anul 1802 de contele Samuel Teleki, conţine
peste 250.000 de volume de carte rară şi a fost prima bibliotecă publică din ţară.

AGERPRES

foto: Teeratas

1.4.48 Pașcan își dă demisia pentru a candida (2012-04-10 12:40)

Prefectul judeţului Mureş, Marius Paşcan, a anunţat marţi, într-o conferinţă de presă, că a
înaintat deja Ministerului Administraţiei şi Internelor (MAI) o solicitare de încetare a delegării
sale în funcţia de prefect, urmând ca Guvernul să adopte săptămâna viitoare o hotărâre în
acest sens. ’Mi-am înaintat documentele, nu sunt obligat să demisionez, pentru că majoritatea
prefecţilor din ţară - peste 90 % - am fost detaşaţi temporar pe această funcţie, nu am fost
stabilizaţi pe post, pentru că după actul normativ emis de Guvernul României el a fost atacat
în instanţa de contencios administrativ, se judecă şi în momentul de faţă şi prin urmare nu
am putut fi stabilizaţi pe funcţii, ni s-a prelungit mandatul permanent cu câte şase luni de zile
cât prevede legea (...) Eu ca prefect am respectat legea şi am înaintat ministerului solicitarea
mea de încetare a delegării în acest mandat. Ea operează din momentul în care se stabileşte
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prin Hotărâre de Guvern încetarea mandatului meu şi numirea unui alt prefect, tot interimar’,
a declarat Paşcan.

Acesta a spus că îşi va anunţa candidatura la Consiliul Judeţean Mureş după ce va fi adop-
tată Hotărârea de Guvern referitoare la încetarea mandatului său de prefect. ’După ce îmi
încetează calitate de prefect îmi voi anunţa candidatura. Marţea viitoare, în şedinţă de Guvern
se va stabili acest lucru, respectiv Guvernul va constata încetarea mandatului meu în baza
solicitării pe care am făcut-o şi probabil va numi un alt prefect’, a arătat acesta. Marius Paşcan
a subliniat că doreşte să candideze ca independent, că ’ar fi ideal să pot s-o fac’, însă va avea
nevoie de resurse pentru a se promova, iar din acest motiv a propus tuturor organizaţiilor,
inclusiv USL, să îl susţină.

’Eu am trăit din salariul de prefect, nu am avut niciun fel de afaceri, nu am avut interese cu
niciun grup de afaceri, prin urmare dintr-un salariu de prefect este greu să susţii o campanie
electorală la nivel de judeţ. Prin urmare eu am făcut un apel, în momentul în care mi-am
anunţat intenţia de a candida, la toate forţele politice, la toate ONG-urile să mă susţină într-o
largă alianţă de forţe. Eu sper ca într-o astfel de alianţă să poată să mă susţină nu doar în
promovare, ci în toate întâlnirile cu cetăţenii (...) Cred că pot exista şi în afara unui interes
politic, de partid. Eu sper să susţină PDL, UNPR, Ecologiştii, USL, şi toate forţele care într-un
fel sau altul s-au săturat de felul în care politicienii îi mint zi de zi şi care le promit şi mai apoi
nu-i interesează’, a accentuat prefectul de Mureş. Paşcan a precizat că nu vrea să fie perceput
ca om politic, că nu s-a manifestat niciodată ca om politic şi că preferă să rămână un om de
administraţie.

AGERPRES

1.4.49 220 de km de drumuri din Mureș în reabilitare (2012-04-10 13:12)

[1] Prefectul judeţului Mureş, Marius Paşcan, a declarat marţi că, în urma demersurilor
sale şi ale primarului din Târgu Mureş, Dorin Florea, a fost publicată pe Sistemul Electronic de
Achiziţii Publice (SEAP) licitaţia pentru lucrările de reabilitare a 228 de kilometri de drumuri
locale şi judeţene, finanţate prin Programul Naţional de Dezvoltare a Infrastructurii (PNDI). ’Am
făcut demersuri şi am discutat acest lucru de mai multe ori şi cu miniştrii noştri, de asemenea
cu primarul Florea, am promovat o listă care ne-a fost transmisă de primării pentru Programul
Naţional pentru Dezvoltarea Infrastructurii, unde sunt incluse drumurile judeţene şi drumurile
locale. În data de 24 martie a fost publicat, în SEAP anunţul de participare cu numărul 134.180
având ca obiect atribuirea contractului de proiectare şi execuţie pentru lucrări de modernizare
şi reabilitare a drumurilor judeţene şi de interes local pentru judeţul Mureş. Investiţia este
cuprinsă în PNDI, aprobat prin OUG 105/22.11.2010, având o valoare estimată de 291.583.871
de lei şi urmăreşte modernizarea şi reabilitarea a 228 de kilometri de drumuri’, a spus Marius
Paşcan, într-o conferinţă de presă.
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Potrivit prefectului, din cei 228 de kilometri de drumuri care intră în reabilitare, 33 de kilometri
sunt drumuri judeţene şi 195 de kilometri sunt drumuri comunale şi de interes local, aflate
în administrarea 34 de unităţi administrativ-teritoriale din judeţul Mureş. ’Procedura de
atribuire a contractului de achiziţie publică este organizată de Ministerul Dezvoltării Regionale
şi Turismului, iar data stabilită pentru deschiderea ofertelor este 7 mai 2012. Sunt cuprinse
trasee importante de drum, implicit drumul Văii Gurghiului spre Lăpuşna. Sunt bani care vor
fi alocaţi cu siguranţă după încheierea procedurilor de licitaţie publică’, a arătat Paşcan.

AGERPRES
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1.4.50 Prefectul a acordat ieri distincţia Fibula de la Suseni (2012-04-11 06:39)

Prefectul judeţului Mureş a acordat, marţi, reprezentanţilor bisericilor tradiţionale din
judeţul Mureş Fibula de la Suseni şi Diploma de Excelenţă, ca semn de apreciere faţă de
armonia în care aceste culte convieţuiesc.

’Doresc să transmit un mesaj de înţelegere, concordie, de armonie între bisericile din judeţul
Mureş. Mi se pare normal ca mesajul meu să fie unul spiritual, la final de mandat. Voi da
această distincţie în nume personal şi pentru bisericile pe care le reprezintă. Eu cred că
biserica are un rol determinant în felul în acre noi percepem realităţile judeţului Mureş în
felul în care ne manifestăm, în felul în care ne înţelegem unii pe ceilalţi şi nu am vrut să fac
nici un fel de discriminare. Cred că religia apelează şi trimite la aceeaşi divinitate, la acelaşi
Dumnezeu... Acesta este mesajul cu care vreau să îmi închei mandatul’, a declarat prefectul
Marius Paşcan, într-o conferinţă de presă.

În cadrul unei ceremonii care a avut loc marţi, la Cinematograful Arta din Târgu Mureş, prefec-
tul a înmânat Distincţia Fibula de la Suseni - simbolul judeţului Mureş - şi Diploma de Excelenţă
conferenţiarului universitar doctor Vasile Dub, preşedintele Comunităţii Evreilor din Târgu
Mureş, consilierului mitropolitan Liviu Dan Fodor, care este şi protopop greco-catolic al Târgu
Mureşului, preotului paroh Olah Denes, protopop romano-catolic al Târnavelor şi Mureşului,
preotului Otvos Jozsef, protopop reformat al Mureşului şi preotului Nicolae Gheorghe Şincan,
protopop ortodox al Târgu Mureşului.

AGERPRES
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1.4.51 Știri de la Poliție (2012-04-11 08:48)

În ziua de 10.04.2012, orele 1545, Poliţia municipiului Reghin, a fost sesizată de către o femeie

în vârstă de 75 ani despre faptul că din locuinţă i-a fost furat un lănţişor din aur, valoarea

prejudiciului cauzat fiind de aproximativ 2.200 lei. La faţa locului s-au deplasat agenţii de

siguranţă publică de la Poliţia municipiului Reghin, care au constatat faptul că în ziua de

10.04.2012, în jurul orelor 1535, în timp ce proprietara imobilului situat pe strada Pădurii din

municipiul Reghin, era ieşită în grădină, cineva necunoscut a pătruns în curtea imobilului pe

poartă, apoi în locuinţă, uşile fiind descuiate, de unde a sustras un lănţişor din aur cu cruciuliţă,

de 14 g aflat în sufragerie pe o statuetă.

În urma verificărilor efectuate de către poliţişti a fost identificat suspectul în cazul furtului – o

tânără de de 22 ani, domiciliată în municipiul Reghin - fiind recuperat şi bunul furat, în cauză

efectuându-se cercetări cu tânăra în stare de libertate, sub aspectul comiterii infracţiunilor de

furt şi violare de domiciliu.

Au distrus stâlpii pentru a sustrage fierul dintr-un gard îm-
prejmuitor

În ziua de 10.04.2012, în jurul orelor 1600, Poliţia oraşului Luduş a fost sesizată de către

un administratorul unei firme despre faptul că persoane necunoscute au distrus stâlpii din

beton pentru a sustrage fier vechi, acestea intrând în componenţa gardului care împrejmuia

proprietatea firmei. Agenţii de siguranţă publică din cadrul Compartimentului Siguranţă şi

Patrulare Luduş s-au deplasat la locul producerii evenimentului, au efectuat verificărilor şi au

identificat doi suspecţi – G.A. de 19 ani, din Luduş şi M.C. de 17 ani din comuna Band, judeţul

Mureş - care în ziua de 8.04.2012, în jurul orelor 1800 sau deplasat pe proprietate firmei şi cu

un baros au distrus cinci stâlpi din beton, după care au sustras o cantitate de 52 kg de fier

vechi, cu scopul de a-l valorifica, prejudiciul cauzat fiind de 3.000 lei. În cauză s-a întocmit

dosar penal sub aspectul săvârşirii infracţiunilor de furt calificat şi distrugere.
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A furat puieţi de brad de pe o plantaţie

În ziua de 10.04.2012, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Gorneşti, au depistat un bărbat de 60

ani, din localitatea Sângeorgiu de Mureş care avea asupra sa un număr de 6 puieţi din specia

brad. Cu ocazia verificărilor efectuate s-a stabilit faptul că bărbatul a sustras cei 6 puieţi dintr-o

plantaţie înfiinţată la data de 6.04.2012 pe raza localităţii Sângeorgiu de Mureş şi administrată

de Ocolul Silvic Tg.Mureş. Puieţii în cauză au fost ridicaţi fiind restituiţi reprezentantului Ocolul

Silvic Tg.Mureş, urmând a se stabili ulterior prejudiciul cauzat, cercetările fiind continuate sub

aspectul săvârşirii infracţiunii de furt.

Au furat doi miei

În dimineaţa de 10.04.2012. orele 9.00, patrula de poliţie din cadrul Secţiei de Poliţie Rurală

Band, a fost sesizată de către un bărbat din comuna Band care deţine o turmă de oi, despre

faptul că în noaptea de 8/9.04.2012, autori necunoscuţi au pătruns în curtea locuinţei sale

iar dintr-un adăpost special amenjat, i-au sustras 2 miei, prejudicial fiind estimat la 400 lei.

În urma investigaţiilor efectuate s-a reuşit identificarea suspecţilor – P.C. de 23 ani şi P.L. de

30 ani, ambii din comuna Band, judeţul Mureş. Cu ocazia cercetărilor, unul dintre suspecţi

a mai recunoscut comiterea unui furt dintr-o locuinţă din comuna Band, faptă rămasă cu

autori necunoscuţi, înregistrată în data de 3.02.2012, atunci fiind sustrase mai multe bunuri

în valoare de 500 lei. Cei doi suspecţi sunt cercetaţi pentru furt calificat.

Au dezgropat şi au furat peste 170 m ţeavă de sondă

În ziua de 10.04.2012, poliţiştii din cadrul Secţiei de Poliţie Rurală Sighişoara au identificat

suspecţii într-un caz de furt înregistrat în urmă cu o zi. Astfel, în ziua de 9.04.2012, ora 12.50,

Secţia de Poliţie Rurală Sighişoara, Postul de Poliţie Saschiz a fost sesizat de către angajatul
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unei companii despre faptul că pe raza comunei Saschiz, s-au sustras circa 170 m ţeavă de

sondă cu diametrul de 2,1/2 ţoli. La faţa locului s-a deplasat echipa operativă din cadrul

Secţiei de Poliţie Rurală Sighişoara, care a constatat faptul că în perioada 6-9.04.2012, a fost

sustrasă 177 m ţeavă de sondă care era îngropată în sol la circa 25-30 cm, aceasta fiind în

conservare, valoarea totală a prejudiciului fiind de 13.806 lei. În urma investigaţiilor efectuate

au fost identificaţi suspecţii – G.N. de 39 ani, N.G. de 38 ani, G.I. de 59 ani şi O.N. de 28 ani,

toţi din comuna Saschiz, judeţul Mureş - cercetările derulându-se cu cei 4 în stare de libertate

pentru săvârşirea infracţiunii de furt calificat.

Surprins la volanul unui autoturism neînmatriculat şi cu
număr fals

În dimineaţa de 10.04.2012, ora 1035, lucrătorii Biroului Rutier Reghin, în timp ce desfăşurau
activităţi de supraveghere a traficului rutier, au oprit pe strada Petru Maior din municipiu,
un autoturism la volanul căruia se afla un tânăr de 28 ani, domiciliat în comuna Hodac,
judeţul Mureş. În urma verificării în baza de date a autovehiculul oprit, s-a stabilit faptul că
plăcuţele de înmatriculare montate pe autoturism aparţin unei autoutilitare, motiv pentru care
conducătorului auto i s-a întocmit dosar penal pentru conducerea pe drumurile publice a unui
autovehicul neînmatriculat şi cu număr fals de înmatriculare.

Sursa: IPJ Mureș

1.4.52 Donaţii de la pompieri pentru o victimă a unui incendiu
(2012-04-11 11:50)

[1] Pompierii de la secţia din Târnăveni a Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă ’Horea’
al judeţului Mureş au adunat bani pentru a-i dona unei familii din satul Bord, comuna Cucerdea,
care şi-a pierdut un copil, dar şi casa, într-un incendiu izbucnit în urmă cu o lună. ’Militarii,
din proprie iniţiativă, au adunat bani, pe care îi vor dona, pe 12 aprilie, familiei din localitatea
Bord, a cărei casă a fost distrusă de un incendiu, iar unul din membrii familiei, o fetiţă de 12
ani, şi-a pierdut viaţa’, se arată într-un comunicat de presă.

Potrivit ISU, incendiul care a dus la decesul fetiţei şi la distrugerea casei a izbucnit pe 10
martie, după ora 22.00, după ce familia compusă din doi adulţi şi patru copii a mers la culcare.
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’În momentul sosirii echipajelor la locul solicitării s-a constatat că acoperişul locuinţei era ars în
totalitate şi prăbuşit, proprietarii casei şi trei copii erau evacuaţi, iar al patrulea copil se afla în
locuinţă. După lichidarea incendiului, al patrulea minor, o fată de 12 ani, a fost găsită decedată.
Alţi doi minori, în vârstă de 7 şi 3 ani, au suferit arsuri de gradul I şi II, fiind preluaţi de echipajele
medicale şi transportaţi la spital. Incendiul a distrus acoperişul casei în totalitate (aproximativ
140 de metri pătraţi), mobilier, obiecte de îmbrăcăminte şi electrocasnice’, a arătat ISU Mureş.

AGERPRES
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1.4.53 Masa critică pentru mersul pe bicicletă la Tîrgu-Mureș
(2012-04-11 13:10)

In data 22 aprilie 2012 se va organiza Critical Mass in Tirgu-Mures, pentru a atrage atenția
locuitorilor, participanților în trafic si oficialităților că bicicliștii reprezintă o parte importantă a
traficului de zi cu zi. Dacă sunteți biciclist vă invităm să ne alăturați în data 22 aprilie la acest
eveniment să sărbătorim împreună! Dacă vrei să fii sigur că în acest an vei primi un tricou la
eveniment, te rugăm să te înregistrezi ca participant! Dacă te înregistrezi până la data de 12
aprilie putem să-ți oferim tricoul pe mărimea ta!

În cadrul evenimentului vom împărți 1000 de tricouri. Grăbește-te, să beneficiezi sigur
și tu! Anul trecut CM din Tîrgu-Mureș a adunat mai mult de 1200 de participanți. Data și
locul de întâlnire: duminică, 22 aprilie 2012, ora 15:00, P-ta Victoriei (în fața Palatului Culturii),

Organizatori: Consiliul Judetean Mures - Europe Direct Mureș, Asociația unDAverde,
EasyRider, Fundația Comunitară Mureș, Pro Biciclo Urbo, Focus Eco Center, Serviciul Rutier
Mureș, MAG, SALVAMONT

1.4.54 CNCD acuzat că-și încalcă propriul statut (2012-04-12 06:27)

Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării (CNCD) a fost acuzat, miercuri, de
copreşedinta Ligii Pro Europa, Smaranda Enache, că îşi încalcă propriul statut în cazul Bisericii
Greco-Catolice, clasând după doi ani 24 de sesizări de discriminare ale unor parohii. ’CNCD a
clasat dintr-o singură trăsătură de condei un număr de 24 de cazuri referitoare la discriminarea
Bisericii Române Unite cu Roma (BRUR). Aceste cazuri figurau în autosesizarea iniţiată la data
de 28.01.2010 de Istvan Haller, membru al Colegiului Director al CNCD, iar motivul clasării
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dosarului este retragerea petiţiei de autosesizare, ceea ce înseamnă că în ianuarie 2010
s-a autosesizat, timp de doi ani nu a analizat în fond şi nu a luat o hotărâre privind propria
autosesizare, iar în februarie 2012 a clasat cazul prin retragerea propriei autosesizări. Liga
Pro Europa consideră că prin această hotărâre CNCD a încălcat grav însuşi statutul său legal’,
a arătat Enache.

Aceasta a spus că CNCD avea obligaţia de a lua o hotărâre privind plângerile înaintate în
termen de 90 de zile de la data înregistrării lor, termen care în cazul situaţiilor de discriminare
a Bisericii Greco-Catolice ’a fost grav nesocotit’. ’CNCD nu a respectat termenele legale
de deliberare şi timp de doi ani de zile a găsit o singură ocazie de a discuta cazurile de
discriminare a BRUR, într-o şedinţă menită să le claseze prin retragerea autosesizării. Totuşi,
în aceeaşi perioadă numeroase alte cazuri înregistrate la CNCD au fost discutate şi s-au
emis hotărâri cu privire la ele. Prin această hotărâre CNCD nu face decât să demonstreze
că nu este o instituţie independentă şi că, deşi menirea ei este să prevină, să combată şi să
sancţioneze discriminarea, procedează ea însăşi la discriminarea unor comunităţi’, a susţinut
reprezentanta LPE.

Smaranda Enache a precizat că este cunoscută şi documentată discriminarea în România
a cultului greco-catolic ’prin abuzuri administrative, tergiversarea proceselor în instanţă,
neaplicarea hotărârilor judecătoreşti rămase definitive, şicane şi hărţuieli administrative’, iar
CNCD prin clasarea dosarelor referitoare la parohiile greco-catolice ’a produs grave prejudicii
intereselor BRUR şi s-a sustras misiunii sale de a semnala discriminarea unde şi ori de câte ori
are loc, indiferent de comunitatea afectată’.

’Prin această decizie, considerăm că se urmăreşte împiedicarea documentării cazului discrim-
inării colective şi structurale a BRUR în faţa instanţelor de drepturile omului internaţionale şi
a instituţiilor care veghează la respectarea libertăţii religioase în România. Liga Pro Europa ia
în calcul constituirea ca parte cu interese legitime şi atacarea în contencios administrativ a
Hotărârii nr. 75/2012 a CNCD’, a susţinut Smaranda Enache.

AGERPRES

1.4.55 Șeful DIICOT, președintele Biroului Electoral Județean
(2012-04-12 06:30)

Şeful Serviciului Teritorial Mureş a Direcţiei de Investigare a Infracţiunilor de Criminalitate
organizată şi Terorism (DIICOT), Alin Lazăr, a fost desemnat miercuri, prin tragere la sorţi,
preşedinte al Biroului Electoral Judeţean (BEJ) Mureş.
În urma tragerii la sorţi, locţiitorul lui Alin Lazăr în BEJ Mureş va fi preşedinta Judecătoriei Târgu
Mureş, Teodora Albo. Biroul Electoral al municipiului Târgu Mureş va fi condus de judecătorul
de la Tribunalul Mureş, Szots Barna Lehel, iar locţiitor va fi procurorul Carmen Câmpean. La
tragerea la sorţi a preşedinţilor şi locţiitorilor Birourilor Electorale care se constituie în cadrul
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judeţului Mureş, Biroul Electoral Judeţean, municipal, ale oraşelor şi comunelor au participat
46 de magistraţi (judecători şi procurori - n.r.) precum şi numeroşi jurişti şi persoane care se
bucură de o bună reputaţie şi prestigiu.

AGERPRES

1.4.56 Frunda: primele declarații ca viitor candidat la Primărie
(2012-04-12 06:37)

Senatorul Gyorgy Frunda a fost desemnat oficial, miercuri, candidatul UDMR pentru Primăria
Târgu Mureş, după ce în urmă cu cinci luni Consiliul Administrativ al UDMR Târgu Mureş îl de-
semnase candidat al Uniunii pe consilierul ministrului Sănătăţii, Vass Levente. Frunda Gyorgy
a declarat imediat după nominalizarea sa că doreşte să fie primarul tuturor, români şi maghiari,
şi va încerca să aducă normalitatea la Târgu Mureş. ’Sunt a treia generaţie de târgumureşean,
am experienţa Bucureştiului şi a Strasbourg-ului şi în situaţia în care ne aflăm am simţit
că am obligaţia politică, morală, să ofer oraşului meu o alternativă şi aceasta se numeşte
alternativa normalului şi a bunului simţ (...) Mesajul meu e foarte clar, vreau să fiu primarul
tuturor târgumureşenilor, al românilor şi al ungurilor, al ungurilor şi al românilor, al intelec-
tualilor şi al săracilor, al tinerilor şi al bătrânilor, al femeilor şi al bărbaţilor’, a arătat senatorul.

Frunda a subliniat că va discuta cu ceilalţi potenţiali candidaţi care i-ar putea lua din voturi
- Benedek Imre, din partea Coaliţiei Civice şi Smaranda Enache, precum şi cu biserici şi
organizaţii neguvernamentale - pentru a-l susţine întrucât este nevoie de o schimbare. ’Ştiu
că va fi foarte greu, nu o să pot singur, nu o să pot nici măcar doar cu UDMR-ul, nu o să pot
nici măcar cu comunitatea maghiară din Târgu Mureş, o să putem doar împreună, unguri şi
români, român şi unguri împreună, ca să putem trăi într-un oraş normal. Un oraş în care în
1563 s-a decretat pentru prima dată în Europa toleranţa religiilor, un oraş care vreau ca în
2012 să devină un oraş în care nu să ne tolerăm, ci să ne respectăm unii pe alţii’, a susţinut
Frunda. Gyorgy Frunda a precizat că decizia de a candida a luat-o cu trei zile în urmă, că va
avea un program conceput în baza consultărilor cu specialiştii şi că cel mai important lucru pe
care îl va oferi locuitorilor din Târgu Mureş, va fi un oraş ’normal, liniştit, decent’.

Candidatul a susţinut că în primele şase luni din mandatul său la Primăria Târgu Mureş va
construi centura de ocolire a oraşului, va reanaliza circulaţia rutieră şi va rezolva inclusiv
rutele pentru biciclete. Consiliul Administrativ al UDMR Târgu Mureş a decis, în luna octombrie
2011, ca Vass Levente să fie candidatul UDMR la Primăria Târgu Mureş, acesta obţinând 44 de
voturi, în faţa actualului viceprimar al municipiului Târgu Mureş, Sandor Csegzi, care a obţinut
28 de voturi. După desemnarea sa, Vass Levente a fost atacat inclusiv de senatorul Gyorgy
Frunda, iar în cele din urmă candidatul s-a retras.

Imediat după desemnarea sa oficială în calitate de candidat al UDMR la Primăria Târgu Mureş,
Frunda a mai declarat că nu UDMR este cea care împarte maghiarimea din Transilvania,
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ci Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT), cu ajutorul ’prietenilor lor de la
Budapesta’. Frunda a răspuns astfel atacurilor îndreptate împotriva sa de liderul PPMT, Toro
T. Tibor. ’Eu nu o să atac pe nimeni nici în campania asta, nu am făcut-o în viaţa mea. Dar
găsesc absolut inacceptabil ca un fost coleg de formaţiune politică şi de Parlament, care nu
a plecat din UDMR datorită faptului că a avut alte principii politice, alte scopuri politice, ci
pentru că nu a fost ales de către ungurii din Timişoara şi nu a intrat în Parlament, şi atunci
şi-a găsit un refugiu la PPMT, de la acela nu accept critici (...) Nu UDMR împarte maghiarimea
din Transilvania, ci ei cu ajutorul prietenilor lor de la Budapesta, şi ei au responsabilitatea
tentativei de a nu intra în Parlament şi a pierde alegerile locale, ceea ce fac cu toate mijloacele
pe care au la îndemână’, a declarat Frunda.

Acesta a arătat că este mândru de faptul că în 1991 a participat, la Neptun, la primul dialog
între reprezentanţii UDMR şi o parte a Guvernului român de atunci şi a negociat 300 de locuri
pentru studenţii maghiari la Universitatea Babeş Bolyai din Cluj Napoca, deoarece ’de la 300
de locuri am ajuns la 10.000, la facultăţi, la linii şi departamente în limba maghiară în UBB’.
’Dialogul construcţia de atunci şi-a dovedit eficienţa. Această eficienţă nu o vrea domnul Toro
(...) Pe analiza mea personală, adversarii mari ai UDMR în alegeri nu sunt PCM şi PPMT ci
dezamăgirea oamenilor şi rămânerea departe de vot a oamenilor. Cei care îi votează sunt cei
10 % care oricum nu votează UDMR’, a accentuat Gyorgy Frunda.

AGERPRES

1.4.57 „Meciuri foarte bune, dar nu ne-am îndeplinit obiectivul”
(2012-04-12 12:54)

Antrenorul echipei de fotbal FCM Târgu Mureş, Ioan Ovidiu Sabău, a declarat joi, înaintea
plecării la Târgu Jiu, unde echipa va disputa peste două zile meciul din etapa a 26-a cu Pandurii,
că jucătorii săi au reuşit meciuri foarte bune în ultima perioadă, cu rezultate bune, dar FCM nu
şi-a îndeplinit încă obiectivul, acela de a rămâne în Liga I.

”Am aproape toţi jucătorii la dispoziţie pentru acest meci, cu o echipă foarte bună (Pandurii -
n.r.), şi va trebui într-adevăr să ne dorim tot atât de mult ca şi la celelalte jocuri. Dacă ne dorim,
dacă suntem pregătiţi, dacă suntem motivaţi, foarte concentraţi, eu cred că putem să aducem
cel puţin un punct de la Târgu Jiu. Am studiat foarte bine adversarul, sistemul de joc un 4-3-3
cu un joc bun de posesie, cu un joc dinamic, jucători tehnici şi de viteză, jucători buni de
contraatac, care joacă de mult timp împreună. Rămâne de văzut dacă reuşim în timpul jocului
să fim foarte conectaţi, să avem o formă fizică foarte bună şi să luptăm pentru fiecare minge.
Atunci sigur avem şanse să obţinem un rezultat foarte bun, pentru că deocamdată am reuşit
meciuri bune, cu rezultate bune, dar încă nu ne-am îndeplinit obiectivul şi, deocamdată, trebuie
să rămânem tot atât demodeşti, să muncim foarte mult pentru a-l îndeplini”, a susţinut Sabău.

Antrenorul a arătat că dacă până acum a crezut că la 35-36 de puncte echipa sa ar putea fi
salvată de la retrogradare, acum nu mai este convins că aceste puncte ar fi suficiente, fiind
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necesare, în opinia sa, în jur de 37-38 de puncte. Sabău a spus că mai sunt multe puncte
în joc, că vor fi jocuri grele, inclusiv jocuri cu echipe care au acelaşi obiectiv, salvarea de la
retrogradare, şi că formaţiile care sunt mai bine pregătite, cu un lot numeros şi valoric, vor
avea o şansă. Antrenorul a ţinut să precizeze că echipa sa merge la Târgu Jiu pentru a juca
fotbal şi că, de joi, elevii săi încep şi o pregătire mentală, ”să ajungem să fim motivaţi, să
înţelegem situaţia în care ne aflăm ca echipă”. Ioan Ovidiu Sabău a mai spus că singurul
jucător indisponibil din lotul lui FCM este Giani Kiriţă, din cauze medicale.

AGERPRES

1.4.58 Desemnarea lui Frunda = UDMR nu vrea Primăria (2012-04-12 13:20)

Preşedintele organizaţiei Mureş a Partidului Civic Maghiar (PCM), Laszlo Gyorgy, a declarat
presei, joi, că desemnarea senatorului Gyorgy Frunda pentru a candida la Primăria Târgu Mureş
dovedeşte faptul că UDMR nu ar dori să câştige alegerile în acest municipiu. ’În primul rând, aş
dori să vă spun de ce s-a retras domnul Vass Levente, predecesorul domnului Frunda Gyorgy.
Eu nu am fost deloc surprins dat fiind faptul că odată cu căderea domnului ministru Borbely
Laszlo, din cauza afacerilor necurate de la şefia Ministerului Mediului, era de aşteptat că o să
cadă, pe capete, colegii corupţi de pe aceeaşi linie. Era de aşteptat că odată cu căderea lui
Borbely Laszlo va cădea şi Vass Levente. Că UDMR l-a desemnat pe domnul senator Frunda
Gyorgy pur şi simplu mi-au confirmat că nu vor să câştige Primăria Târgu Mureş’, a arătat
Laszlo Gyorgy.

Acesta a subliniat că senatorul Frunda nu este un candidat care să fie susţinut de civicii
maghiari şi de majoritatea maghiarilor şi cetăţenilor din Târgu Mureş din mai multe motive,
unul fiind retragerea sa din Parlamentul European, după ce a fost primul pe lista Uniunii. ’Dacă
ne gândim în 2007, când au avut loc alegerile pentru Parlamentul European domnul Frunda
era cap de listă la alegeri, a tras lista UDMR în PE, iar la câteva zile a renunţat la mandat din
motive subiective, neînţelese şi ni s-a părut cât se poate de clar că a fost o tactică, o strategie
electorală. Atunci cetăţenii, indiferent de naţionalitate, şi-au pierdut încrederea în dânsul.
Astăzi nu are de ce să vină pentru că ne e frică de faptul că a doua zi se va retrage şi rămâne
Târgu Mureşul fără primar’, a susţinut liderul PCM Mureş.

În plus, a subliniat acesta, senatorul Gyorgy Frunda ar fi fost un oponent al acordării cetăţeniei
ungare pentru maghiarii din Transilvania. ’Domnul Frunda Gyorgy a fost singurul politician
de pe scena politică mare a României care nu a fost de acord cu acordarea dublei cetăţenii
pentru maghiarii din România. Ce să mai vorbim noi, maghiarii, acum despre un astfel de
candidat. Pur şi simplu nu avem nevoie el, de un Neptunist şi un trădător de neam. În ceea
ce priveşte prealegerile din Târgu Mureş, dacă tot suntem hotărâţi să schimbăm această
caracatiţă mafiotă din Târgu Mureş - pentru că toată lumea aşa zice - nu o putem face decât
dacă avem un candidat comun, cu susţinere foarte foarte largă în rândul cetăţenilor din Târgu
Mureş, indiferent de etnie, şi această persoană nu este Frunda Gyorgy’, a mai spus Laszlo
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Gyorgy.

Preşedintele PCM Mureş a precizat că la mijloc ar fi ’un joc PDL-isto - UDMR-ist care are scopul
de a pierde Primăria Târgu Mureş’, aşa cum s-ar fi întâmplat în anul 2008, când a candidat
Laszlo Borbely împotriva lui Dorin Florea, actualul primar, dar şi în 2004, când a candidat
deputatul Attila Kelemen, liderul UDMR Mureş. ’Asta este continuitatea în Târgu Mureş a
UDMR-ului. Nici nu dau vreo speranţă tinerilor politicieni să se prezinte şi să aibă o şansă
de a candida în funcţii importante. Pur şi simplu UDMR nu doreşte să fundamenteze viitorul
cetăţenilor din Târgu Mureş, dar nu numai. Asta este convingerea noastră şi cred că în 2012
va fi o luptă crâncenă în care vor fi greii UDMR, Verestoy, cu Frunda, cu Marko Bela şi aşa
mai departe, titanii, tunurile grele şi învechite ale UDMR-ului, împotriva cetăţenilor de etnie
maghiară în special, care îşi doresc ca, în sfârşit, în 2012 să fim martorii adevăratei schimbări
de regim în cadrul comunităţii maghiare din România’, a accentuat preşedintele PCM Mureş.

El a precizat că dacă de la începutul anilor 90 s-au făcut paşi concreţi şi s-a realizat schimbarea
de regim în România, pe partea românească, ’în 2012, cu 22 de ani întârziere a venit momentul
să facem schimbare de regim şi în cadrul comunităţii maghiare din România, cu convingerea
că acest UDMR post comunist nu mai este reprezentativ pentru cetăţenii de etnie maghiară
din ţară’. ’Multe au spus UDMR-iştii în cei 22 de ani. Acum patru ani au spus că sunt în stare
să guverneze România şi singuri. Nu au fost în stare să guverneze România nici cu PSD, nici
cu PNL, nici cu PDL în alianţă. Multe neadevăruri au spus UDMR-iştii până acum. Un lucru este
cât se poate de cert: trebuie să plece acasă. S-a terminat jocul!’, a mai spus Laszlo Gyorgy.

În urmă cu o zi, UDMR a anunţat că senatorul Frunda Gyorgy va fi candidatul pentru Primăria
Târgu Mureş, acesta afirmând că doreşte să fie primarul tuturor, atât al românilor, cât şi al
maghiarilor.

AGERPRES

1.4.59 Prințul Paul redeschide dosarul Castelului Lăpușna (2012-04-12 14:08)

Curtea de Apel Târgu Mureş a hotărât să trimită pentru rejudecare la Tribunalul Mureş
dosarul în care Prinţul Paul Philippe al României a cerut instanţei să constate caracterul abuziv
şi nelegal al trecerii în patrimonial statului român a Castelului de la Lăpuşna, a clădirilor anexă
şi a terenului forestier aferent de 40.627 mp.

Biroul de Presă al Curţii de Apel Târgu Mureş a anunţat, joi, că sentinţa Tribunalului Mureş care
respingea pretenţiile reprezentantului Casei Regale a fost desfiinţată, iar cauza va fi trimisă
spre rejudecare. Prinţul Paul Philippe al României a cerut Judecătoriei Reghin, în anul 2006,
iar apoi Tribunalului Mureş, să constate caracterul abuziv al naţionalizării castelului şi dome-
niului de vânătoare de la Lăpuşna, judeţul Mureş, construit în perioada 1925-1927. Acesta
a cerut instanţelor şi să anuleze titlurile de proprietate ale reprezentanţilor statului român,
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care şi l-a însuşit în 1948 şi apoi l-a înstrăinat, prin privatizare, către SC Grand SA Târgu Mureş.

Complexul de la Lăpuşna este format dintr-un Castel compus din şase corpuri de clădire
cu 23 de camere, o casă de vânătoare cu 12 camere şi teren forestier de peste 4 hectare.
Castelul Lapuşna este situat la o altitudine de 815 metri, în Munţii Gurghiului, a fost construit
în perioada 1925-1926 şi a aparţinut regilor Ferdinand, Carol al II-lea şi Mihai I până în anul
1948, când a trecut în proprietatea statului.

AGERPRES

1.4.60 Iuliu Moldovan, un creator de școală (2012-04-13 07:54)

Artist cu activitate marcantă în viaţa culturală a cetăţii, a judeţului Mureş şi nu numai, Iuliu
Moldovan este unul dintre ambasadorii acestui spaţiu transilvan peste hotare. Se afirmă ca un
artist complex, arta sa fiind recunoscută internaţional depăşind graniţele europene, ajungând
chiar şi pe alte continente în SUA-Canada şi Australia.Artist cu activitate marcantă în viaţa
culturală a cetăţii, a judeţului Mureş şi nu numai, tîrnăveneanul Iuliu Moldovan este unul dintre
ambasadorii acestui spaţiu transilvan peste hotare. S-a afirmat ca un artist complex, arta sa
depăşind graniţele europene, ajungând chiar şi pe alte continente în SUA-Canada şi Australia.

Iuliu Moldovan este „Creator de Şcoală Nouă”, artistul a înfiinţat Atelierul de Artă Plastică

„A96”, şcoală unde se pregătesc tinerii artişti ai oraşului de pe Târnava Mică pentru liceele

şi Instituţiile de Artă, naţionale şi internaţionale. La şcoala sa s-au format peste 28 tineri

care actualmente profesează în domeniul artelor. Atelierul de artă plastică „A 96” al Casei

Municipale de Cultură din Târnăveni a luat ființă în luna decembrie 1996. Pentru o cunoaştere

cât mai bună a acestor taine, atelierul a fost dotat de către artist, din surse proprii, cu mijloace

tehnice specifice artelor plastice. În decursul existenţei, această activitate culturală s-a

bucurat de un larg interes din partea tinerilor talentaţi din municipiul de pe Târnava Mică,

astfel având loc expoziţii personale şi de grup, de grafică, desen, pictură. Micii sau mai

marii plasticieni au participat la pictarea „Parcului copiilor” din localitate, la scenografia unor

spectacole şcolare, la expoziţii de icoane pe sticlă cu ocazia Sfintelor sărbători de Crăciun şi

Paşte etc.
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Cine este?

Artistul plastic Iuliu Moldovan s-a născut în data de 30 august 1956 la Târnăveni. El pPictează
de la vârsta de 12 ani, iar arta plastică este pentru elfiind un mod de viaţă, suportul său
existenţial. La această vârstă fragedă Iuliu a încearcăîncercat „studii după natură”, peisaje,
naturi statice neîncercând a reproduce după mijloace fotografice. Este A fost preocupat de
arhitectură, aerodinamică, anatomia omului etc. Mai târziu studiază Istoria Artelor Plastice
Universale, făcând studii după operele de Artă ale marilor maeştrii. După cursurile liceale
urmează a urmat Şcoala Populară de Artăe din Tîârgu -Mureş. Timp de 16 ani locuieşte a locuit
în capitală, unde pictează a pictat şi restaurează restaurat pe şantiere de Artă Monumentală.
În această perioadă este a fost student la Academia de Artă Bucureşti-secţia Artă Monumen-
tală. Pictează de 40 de ani, pictând având peste o mie de lucrări, în marea lor majoritatea
aflându-se în colecţii particulare în din ţară şi străinătate.

Prin arta sa dezvoltă compoziţii monumentale de mari dimensiuni, pictate în tehnici mixte,
abordând subiecte de importanţă istorică, religioasă, de ambient, aceste ansambluri monu-
mentale fiind aflate în spaţii publice : parcuri, faţade clădiri, biblioteci, biserici. Iuliu Moldovan
este „Creator de Şcoală Nouă”- Artistul a înfiinţat Atelierul de Artă Plastică „A96”, şcoală
unde se pregătesc tinerii artişti ai oraşului de pe Târnava Mică pentru liceele şi Instituţiile de
Artă, naţionale şi internaţionale. La şcoala sa s-au format peste 28 tineri care actualmente
profesează în domeniul artelor. Atelierul de artă plastică „A 96” al Casei Municipale de
Cultură din Târnăveni fiinţează din luna decembrie 1996. Pentru o cunoaştere cât mai bună
a acestor taine, atelierul a fost dotat de către artist, din surse proprii, cu mijloace tehnice
specifice artelor plastice. În decursul existenţei această activitate culturală s-a bucurat de un
larg interes din partea tinerilor talentaţi din municipiul de pe Târnava Mică, astfel având loc
expoziţii personale şi de grup, de grafică, desen, pictură. Micii sau mai marii plasticieni au
participat la pictarea „Parcului copiilor” din localitate, la scenografia unor spectacole şcolare,
la expoziţii de icoane pe sticlă cu ocazia Sfintelor sărbători de Crăciun şiPaşte, etc.

Artist cu activitate marcantă în viaţa culturală a cetăţii, a judeţului Mureş şi nu numai, Iuliu
Moldovan este unul dintre ambasadorii acestui spaţiu transilvan peste hotare. Se afirmă ca un
artist complex, arta sa fiind recunoscută internaţional depăşind graniţele europene, ajungând
chiar şi pe alte continente în SUA-Canada şi Australia.

Mircea Barbu

1.4.61 Reghinenii și ouăle roșii, invitați la Praznic (2012-04-13 08:00)

În cea de-a 3-a zi de Paşti reghinenii vor avea parte de un „Regal al tradiţiilor din zonă”,

pus la cale de Muzeul Etnografic în colaborare cu Primăria municipiului Reghin, Asociaţia
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„Moşteniri Mureşene” şi Casa de Cultură a Tineretului „George Enescu”.

Rugăciune şi pricesne

Denumit generic „Praznicul Strălucirii Cereşti la muzeu”, evenimentul este programat să

înceapă la ora 16 cu o slujbă de vecernie oficiată de preoţii bisericilor ortodoxe şi greco-

catolice din Reghin, în biserica de lemn cu hramul „Tăierea capului Sfântului Ioan Botezătorul”.

La finalul serviciului religios vor susţine un recital de pricesne grupurile: „Viodele”, condus

de profesorul Ioan Cernea, „Datini străbune” din Sânmihaiu de Pădure, coordonat de Maria

Bucin Crişan şi „Flori de măr” din Batoş, condus de Elena Banciu şi Viorica Şandru precum şi

binecunoscuta Rafila Moldovan, rapsod popular.

Icoane, ouă şi o carte

Programul manifestării va continua cu vernisajul de icoane pe sticlă şi lemn, „Lumina Învierii”,

lucrările expuse fiind realizate de membrii Cercului de pictură „Micul Apostol”, cerc coordonat

de profesoarele Daniela Friciu şi Stela Iacob. În cadrul expoziţiei vor putea fi admirate şi

coşuri pline cu ouă încondeiate. Cei prezenţi vor putea participa apoi la lansarea volumului

„Costumul popular românesc mureşean”, carte semnată de Maria Borzan şi Roxana Maria Man.

Lucrarea va fi prezentată publicului de Valentin Marica și Nicolae Băciuţ.

... şi un „of!” pe la opinci!

Pentru ora 17:30 organizatorii au programat un spectacol de dansuri româneşti, maghiare şi
săseşti puse în scenă de Ansamblurile Caselor de Cultură şi cel al Forumului Democrat German
din Reghin, urmând ca după aceea participanţii la eveniment să fie invitaţi la tradiţionalul
ciocnit al ouălor şi la un joc popular. Pentru ultima parte a manifestării au fost invitaţi şi
ceteraşi care să întreţină atmosfera şi să „energizeze” paşii dansatorilor. Evenimentul se va
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desfășura în curtea încăpătoare a Muzeului Etnografic din Reghin şi va ţine atâta timp cât
cei prezenți vor dori să rămână. Invitaţia directoarei muzeului, Maria Borzan, este mai mult
decât grăitoare în acest sens: „Nimic nu ne bucură mai mult decât prezenţa dumneavoastră
în costume populare şi cu coşurile pline cu ouă roşii şi cozonac.”

Emeșe Ardelean

1.4.62 Poezia culorilor şi a formelor (2012-04-13 08:04)

[1] Printre valorile artistice autentice ale oraşului am descoperit de curând o tânără artistă

şi o artă elaborată în care cromatica delicată şi atent pusă în valoare se îngemănează în mod

fericit cu volutele inspirate ale materialului folosit ca suport al culorilor.

Departe de ţară

Într-o normalitate a anormalului, cu care ne întâlnim tot mai des, Teodora Cristina Groza,
născută în Luduş la 22 februarie 1970 a ales un spaţiu de afirmare artistică şi de împlinire
personală, Germania, o ţară care respectă şi apreciază adevăratele valori, indiferent de etnie
sau de naţionalitate. Teodora a absolvit Liceul „Traian Săvulescu” din Tîrgu-Mureş, apoi a
încheiat cursurile Facultăţii „Dimitrie Cantemir”, Colegiul de turism în anul 1995. În liceu a
îndrăgit arta decorativă, primul pas făcut în desăvârşirea artistică, al doilea fiind cursurile de
estetică „Christine Valmy” din Bucureşti în anul 2000. În această perioadă studiază mult şi
experimentează diferite tehnici artistice. Creează tablouri folosind ca suport mătase fraunşată,
piele şi alte materiale.

În anul 2006 expune lucrări în cadrul unei expoziţii personale „Inflorescenţe”, ocazie de a testa
receptivitatea amatorilor de artă. Rezultatul fiind pozitiv, Teodora recidivează anul următor
cu expoziţia „Acorduri” la îndemnul omului de cultură Valentin Marica de la Studioul de Radio
Tîrgu-Mureş. Urmează expoziţii la Galeria BCR Central, la Muzeul din Sighişoara şi altele,
multe în Germania. După succesele înregistrate, devine membră a Asociaţiei Artiştilor Plastici
din judeţul Mureş începând cu anul 2007. Recunoaşterea internaţională a talentului poate fi
exemplificată prin lucrările aflate în colecţii private sau expoziţii permanente din Australia,
SUA, Anglia, Canada, Noua Zeelandă, Italia, Grecia, Spania, Franţa, Olanda, Austria, România
şi Germania, ţară în care s-a stabilit prin căsătorie şi unde deţine un magazin de artă. Este
demn de remarcat că alături de soţ şi de fiul său, Paul Cristian, reuşeşte să ajute pe tinerii
artişti români care sunt la început de drum prin expunerea lucrărilor acestora.
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Pentru că în oraşul său natal nu a organizat nicio expoziţie, Dorin Grama, directorul Casei
de Cultură „Pompeiu Hărăşteanu” doreşte să organizeze o manifestare artistică: „Sunt
impresionat de lucrările Teodorei şi doresc să fac toate demersurile pentru organizarea unei
expoziţii la Luduş în perioada următoare”. Nu ne rămâne decât să aşteptăm producerea
acestui eveniment artistic.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/aaa.jpg

1.4.63 Drept la Replică (2012-04-13 08:09)

În data de 4 aprilie, la ora 10:46, pe adresa săptămânalului mureșean Punctul (redac-
tia@punctul.ro) ne-a fost remis un Drept la replică de la cei 7 medici urologi semnatari al
„Memoriului”, trimis la CJ spre soluționare. Publicăm în continuare dreptul la replică exact
așa cum l-am primit, cu mențiunea că nu ne asumăm eventualele greșeli de punctuație și
ortografie prezente în text …

Replica la “cruciada” dr. Vass
( articol aparut in 02.04.2012 in ziarul “Punctul”)

Cu toate ca ne-am propus sa facem o conferinta de presa pe tema “Memoriului” doar dupa,

cum era si normal, aparitia unui punct de vedere oficial al autoritatilor locale( raspuns pe

care-l asteptam cu nerabdare dupa implinirea celor 30 de zile oficiale),nu ne-am putut abtine

sa nu raspundem provocarilor venite din partea dr. Vass, putand fi acuzati, altfel, de “non

combat”, sau, mai grav, de marturie mincinoasa.Sa o luam punctual:

Replica la replica ATI-istilor

In materialul remis de medicii ATI acestia se prevaleaza, cu obstinatie, de litera legii si anume

de Ordinul M.S. 1500/2009.Foarte corect! Compartimentul ATI Urologie-Litotritie se incadreaza,

conform legii mai sus amintite, in salon de terapie intermediara/ingrijire postoperatorie(TIIP),

dar numai la capitolul criterii de internare si externare(ANEXA 4 la Regulament), dar legea de
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mai sus stipuleaza, OBLIGATORIU, pentru a lua fiinta un astfel de compartiment, inca doua

criterii care nu sunt nici pe departe indeplinite:

-normarea personalului mediu si auxiliar(Anexa 7 la Regulament): legea prevede 1 asistenta la

4 paturi, deci la 10 paturi sunt 2 ½ norme, ori acest criteriu nu este indeplinit pe timpul turei

de noapte, din lipsa de personal. De aici va puteti da seama de cheltuielile suplimentare pe

care le incumba un astfel de compartiment cu care noi nu am fost de acord( lucru mentionat

in memoriu), activitatea desfasurandu-se normal de atatia zeci de ani pana acum fara acesta.

In privinta cheltuielilor salariale suplimentare cele mentionate in memoriu se pot verifica

oficial la Compartimentul RUNOS al SCJ, medicii ATI nu pot fi credibili in acest sens( am ruga

pe semnatara articolului intai sa verifice oficial datele primite inainte de a fi tiparite, conform

codului deontologic al jurnalistilor profesionisti).

-in Anexa nr. 5 la Regulament este prevazuta dotarea MINIMA cu echipamente si aparatura

medicala/pat TIIP.Acest compartiment ATI, fortat infiintat, nu se incadreaza la urmatoarele

puncte: A 1, A 2 a) , 2b),2e),2f),2g),A3a),3c),3d),A4a),4b),4c),4d),4e),A5, A6,A7,A8,B-la toate

subpunctele enumerate in lege.

In proportie de 95 % NU are dotarile MINIME necesare, CONFORM LEGII IN VIGOARE ( pe

care chiar medicii ATI o invoca in apararea lor), pentru a se putea, legal, constitui. Atunci

ne punem firesc intrebarea: cine a fundamentat juridic si profesional, stiintific, infiintarea

acestui compartiment, pentru a putea primi avizul necesar de la minister si apoi de la Consiliul

Judetean, cine si-a dat girul din CJ, pentru a fi tras la raspundere pentru cheltuirea nejustificata

a banului public, in nici un caz nu credem ca este de vina “septuagenarul” presedinte al

Comisiei Social-Culturale, stimabilul dr. Kakasi Alexandru!

Incheiem cu o intrebare legitima: daca ordinul mai sus mentionat este executoriu, asa cum

se sustine de catre colegii ATI-sti, de ce a fost nevoie de 3 ani pentru implementarea lui, desi

dotarea este aproape inexistenta, ca si in anul 2009?Aceasta sa se datoreze, oare, schimbarii

conducerii clinicii, singura schimbare produsa recent, care, se stie, nu convine deloc dr. Vass

si dr. Golovei, medc ATI, producandu-se, astfel, o alta segregatie? Noi tot sustinem, ca si in

memoriu, ca altele au fost interesele care au dus la cheltuirea nejustificata a banului public...

Replica la “ Nu vrem...”( apropo,am ajuns o tara in care
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fiecare face ce vrea...)

Sa o luam, din nou, punctual!
Sa respectam adevarul istoric: prima litotritie extracorporeala s-a efectuat, pentru prima data
in tara noastra, in anul 1991, de catre domnul prof. Dr. Boja Radu, sub indrumarea directa
a prof. Dr. Dorin Nicolescu, in Clinica Urologie, pe atunci neexistand acest Compartiment
separat de ESWL.In timp pacientii pentru ESWL au inceput sa fie internati si tratati, in clinica, in
saloane separate de restul pacientilor, avand si un corp de asistente care deserveau, exclusiv,
aceste saloane( pentru conformitate se pot lua interviuri, in aceasta privinta, medicilor mai
vechi din clinica: dr. Schwartz L. Dr. Catarig C., dr. Golea O. Conf. Dr. Martha O., dr. Nedelcu
S., cat si asistentelor “veterane” din acea perioada, care activeaza, actualmente, in cadrul
Comprtimentului Urologie-ESWL: as. Potcoava Katalin, as. Schmidt Edith,as. Toganel Claudia.
In anul 2000, dupa pensionarea onorabilului Prof. Dr. Dorin Nicolescu, seful clinicii, Prof. Dr.
Osan Virgil, director al spitalului la acea vreme, infiinteaza acest compartiment, conferindu-i
un statut separat, profitand, asa cum am mentionat in memoriu, de reducerea paturilor in
sectiile care depaseau 100 de paturi, afirmatie care se poate verifica in arhiva Autoritatii de
Sanatate Publica si in cea a spitalului.
Nu intelegem referirea facuta de dr. Vass privitoare la restructurarea clinicii in 2010! Ne-ar fi
placut ca dr. Vass sa atinga problema normativului actual al medicilor din clinica( alarmant de
necorespunzator) rezultat in urma trecerii celor 8 paturi in structura Compartimentului ATI !!!
In memoriul nostru NU am negat activitatea prestata de colega noastra dr. Simion Carmen in
decursul timpului, ba din contra am subliniat( daca s-a citit memoriul) ca este singurul medic
care, la ora actuala, face litotritie extracorporeala! Ce am “afirmat” noi este numarul foarte
mic de cazuri( 54 pacienti contractati si decontati lunar de Casa de Asigurari de Sanatate
Mures- a se face verificarile necesare!) care nu va duce nicidecum la amortizarea investitiei
facute! Din cifrele comunicate de dr. Simion reiese un numar de 5-6 tratamente/zi( pentru ca
uneori sunt necesare si 2-3 tratamente la acelasi bolnav), dar Casa de Asigurari deconteaza
tot 54 de pacienti/luna, desi numarul tratamentelor este de 100/ luna, sa zicem.Prin reintrarea
in structura clinicii a compartimentului, acest aparat va putea fi folosit de toti medicii care au
competenta ESWL, putandu-se contracta astfel un numar mai mare de pacienti cu Casa de
Asigurari, spitalul incasand mai multi bani!
In legatura cu exercitiul financiar al Compartimentului Urologie-ESWL versus clinica, avem
serioase rezerve: niciodata, pana anul trecut, ESWL-ul nu a avut excedent ci numai pierderi,
date de nerealizarea indicatorilor mentionati in memoriu( pe care din nou dr. Vass ii eludeaza
cu buna stiinta), cat si de costurile foarte ridicate de intretinere si reparatii ale acestui aparat!
In privinta costului aparatului insusi dr. Vass a afirmat, public, in plenul colectivului de medici
ai clinicii, in sedinta in care nu a permis accesul altor colegi la folosirea aparatului, celebra
fraza:”Eu am adus acest aparat de 700.000 euro si nu va dau voie sa lucrati pe el, pentru ca
asa vreau eu!” Inadmisibil! Pe banii statului!
Suntem foarte deschisi la interviuri luate studentilor vis-a-vis de accesul acestora la aparatul
de la ESWL!Am dori sa stim si noi cati au vazut acel aparat!Dupa stiinta cadrelor didactice din
clinica nici unul!Dar poate cei de la fara frecventa l-au vazut!
Am fost siderati de afirmatia cum ca urgentele de la ESWL sunt rezolvate EXCLUSIV de dr.
Golea si dr. Vass! Da, dr. Golea este in stare si a rezolvat mare parte din urgentele aparute
in urma tratamentului ESWL, de altfel un profesionist desavarsit, dar memoria ne joaca feste
cumplite cand vine vorba de aportul dr. Vass in acest sens. NICIODATA dr. Vass nu a rezolvat
vreo urgenta de la ESWL( se pot verifica condicile operatorii), nefiind in stare de acest lucru
singur, fara ajutor!Ultima urgenta majora rezolvata de “medicii de la ESWL” a fost in data
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de 30.03.2012, nr. F.O. 19467/265ESWL, de catre dr. Porav Daniel.,medic in cadrul Clinicii
Urologie, la rugamintea expresa a dr. Simion C.
Vorba preferata a dr. Vass:”Despre ce vorbim aici...” lasa loc de concluzii.
Mentinandu-si linia de “a baga sub pres” problemele cu adevarat importante semnalate in
memoriul nostru, dr. Vass nu “sufla o vorbulita” despre refuzul, total nejustificat, al medicilor
de la ESWL, de a efectua serviciul de garda si consultatii in Ambulatorul de urologie al spitalului,
asa cum prevede legea, ce sa mai vorbim despre un punct de vedere al domniei sale vis-a-vis
de uriasele fonduri folosite, absolut inutil, pentru infiintarea, in cadrul Compartimentului ESWL,
a unei sali de operatii, asta in contextul in care exista deja 5 asemenea sali la care au acces
nelimitat!!Si in acest caz suntem foarte curiosi cine a aprobat aceste fonduri, din cadrul C.J.
Mures, totodata dorind a se face publica nota de fundamentare privitoare la infiintarea acestei
sali, banii care se vor cheltui fiind bani publici!Oare consilierii judeteni au fost informati atunci
cand s-a votat bugetul spitalului sau nu?
La final trebuie sa spunem un lucru: nu intelegem cum un “ziarist” isi permite sa judece
activitatea unui medic in necunostinta de cauza, afirmand ca a suferit vreun pacient in
urma depunerii unui memoriu, care semnaleaza grave nereguli, catre autoritatile locale
competente!Asteptam dovezi in acest sens sau scuze publice la adresa celor 7 medici
urologi( din totalul de 11 al clinicii), pe care se presupune ca i-a vizat aceasta afirmatie
tendentioasa!Credibilitatea unei clinici este data de calitatea actului medical, a oamenilor
care activeaza in aceasta si nicidecum de “vorbaria politicianista”, care incearca sa devieze
atentia de la realele probleme, fara a folosi nici un temei legal.
Pana la aparitia raspunsului oficialitatilor ne rezervam dreptul de a nu mai raspunde provocar-
ilor de orice fel!

Conf. univ. dr. Martha Orsolya şi doctorii – Adrian Chiujdea, Ovidiu Mălău, Daniel H. Porav,
Călin Chibelean, Sorin Nedelcu, dr. Mutnik Dorjan.

Cred că limba română o stăpânesc bine, aşa că ştiu ce am scris şi îmi asum ce am scris în
materialul amintit. Mai mult, dintr-o decenţă, care nu mi se pare a-l caracteriza pe cel care a
întocmit şi memoriul şi dreptul la replică, ca să mă opresc doar la faptul că apar aceleaşi greşeli
de ortografie, am preferat să nu citez toate numele incriminate în memorii şi în punctele de
vedere pentru a afla mureşenii şi pacienţii de ce se ocupă medicii în loc să îşi facă meseria,
potrivit jurământului lui Hipocrate. Pentru că aţi pus la îndoială calitatea mea de jurnalist, îmi
voi permite la rândul meu să vă solicit să îmi adresaţi scuze publice, rezervându-mi dreptul de
a merge mai departe în situaţia contrară.

P.S. Să nu uităm că jumătate din semnatari aţi fost contactaţi de către colegii subsemnatei şi
nu aţi dorit să declaraţi nimic.

Ligia Voro
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1.4.64 Hristos a înviat ca noi să înviem (2012-04-13 08:17)

[1] Cum ar trebui să întâmpinăm sfintele Sărbători ale Paștelui, ce semnifică acest mare

praznic și cât de importantă este această sărbătoare pentru sufletele noastre am încercat să

aflăm de la Ilie Manta, profesor de religie și îndrumător al tinerilor creștini de peste 6 ani. Ilie

Manta a absolvit facultatea de Teologie la Alba Iulia, iar în prezent este fondatorul Fundației

„Vistierul Bunătăților” și al Consiliul elevilor Creștini din Colegiul „Alexandru Papiu Ilarian” și

profesor de religie la același Colegiu…

„ Trebuie să vă naşteţi de sus”

Rep.: Cum ar trebui să întâmpinăm Sfintele Paști?

Ilie Manta: Cu Hristos Cel înviat în sufletele noastre. Doar așa vom putea simți dulceața

bucuriei acestui minunat și luminat praznic. Întrebarea logică ce ar trebui pusă e: Cum poate

învia dragul nostru Mântuitor și în noi înșine, în sufletele noastre? În discuția cu Ncodim, care

era un fruntaș al evreilor, Domnul nostru Iisus Hristos spune: „Ce este născut din trup, trup

este; şi ce este născut din Duh, duh este. Nu te mira că ţi-am zis: Trebuie să vă naşteţi de

sus." (Sfânta Evanghelie de la Ioan cap. 3, vers. 6 și 7). Domnul Hristos își dorește să se

petreacă cu noi această naștere de sus, numită și naștere din nou, care înseamnă renunțarea

la viața noastră egoistă, păcătoasă și îmbrățișarea vieții celei adevărate, adică a vieții în

ascultare de cuvintele Bunului nostru Învățător, Iisus Hristos, Domnul vieții celei nepieritoare.

Procedând astfel, sufletele noastre vor fi totdeauna vii pentru că ele sunt mereu parfumate,

bine-înmiresmate, hrănite și mângâiate de dulcea adiere a Duhului Domnului nostru Iisus

Hristos.

Noaptea Învierii

Rep.: Ne poți descrie ritualul sfintei slujbe din noaptea Învierii și semnificația?
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M.I.: Slujba religioasă din noaptea sfântă a Învierii e una în care predomină cuvintele înviere,

bucurie lumină și suntem îndemnați să luăm și noi parte la această bucurie sfântă. Întâi se

anunță vestea Învierii Mirelui nostru ceresc prin cuvintele: Hristos a înviat și prin citirea sfintei

Evanghelii. Apoi în unele părți se înconjoară biserica, ritual ce amintește de mersul femeilor

mironosițe dis de dimineață la mormântul Domnului Iisus, apoi se intră în biserică, care acum

simbolizează Împărăția cerurilor unde suntem cu toți invitați, la masa cea îmbelșugată a

Împărtășirii de Hristos și de minunatele daruri ale Învierii Sale: bucuria, pacea și dreptatea

cea în Duhul Sfânt.

Tinerii

Rep.: Lucrezi de mulți ani cu tinerii, de ce crezi că s-au îndepărtat atât de tare de Biserică?

I.M.: Mai precis din septembrie 2004. Personal cred și chiar am observat acest lucru, ca

profesor de religie în Colegiul Papiu, că tinerii nu se îndepărtează dacă îi provoci, dacă îi

implici. Dimpotrivă, ei sunt minunați și unii se pot implica și dedica cum nici nu ne vine să

credem. Eu mereu le spun, și asta din toată inima, că mă uimesc prin ideile pe care le au

pe linia Evangheliei Mântuitorului nostru drag. Pot spune cu toată deschiderea că unii sunt

ca și familia mea, sunt frații și surorile mele în Domnul și asta pentru că simțim sprijinul

Bunului nostru Părinte când săvârșim cele bineplăcute Lui. Cred că dacă parte din ei se

depărtează se datorează mai ales nouă profesorilor, părinților, preoților, autorităților care

de multe ori nu știm să ne apropiem de ei, nu le suntem cu adevărat modele pe care să

își dorească să le urmeze. E limpede că pentru a se ajunge la rezultate pozitive e nevoie

de un efort conjugat și de lungă durată a tuturor factorilor responsabili. Nu e de ajuns doar

efortul profesorilor de exemplu; și părinții trebuie să își aducă aportul lor atât înainte ca

odraslele lor să înceapă școala, cât și pe perioada școlarizării. Părinții sunt chemați să le dea

copiilor lor „laptele Sfintei Evanghelii” cum spunea Lev Tolstoi, să îi înconjoare cu cât mai

multă dragoste pe copiii lor. Însărcinatul cu afaceri culturale ale Statelor Unite Mexicane în
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România, dr. Rodolfo Herrera Saldaña, într-o emisiune la Radio România Cultural, spunea că

părinții trebuie să se poarte cu propriii copii ca și cu niște oaspeți pe care îi primesc în casa

lor, să manifeste multă dragoste și înțelepciune în raport cu ei pentru ca atunci când vor

părăsi căminul părintesc copiii să fie mulțumiți de „tratamentul” aplicat și să se gândească

mereu cu drag la căldura căminului părintesc. La fel, preoții nu trebuie să se mulțumească cu

săvârșirea slujbelor religioase, ci să facă lucrare de catehizare și cu tinerii. Patriarhia Ortodoxă

Română are un asemenea program numit „Hristos împărtășit copiilor". Preoții sunt chemați

să îl pună în practică și vor putea și ei să guste din roadele lucrării cu tinerii. Cred că preoții

nu trebuie să administreze doar iertarea Mântuitorului, ci sunt chemați să împărtășească

tuturor, inclusiv tinerilor, bucuria vieții trăită alături de Domnul, Prietenul Cel drag al celor ce

înfăptuiesc cele spuse de El. În pastorala la sfintele Paști de anul acesta, Laurențiu Streza,

mitropolitul Ardealului, vorbește de creștinismul nostru formal, de faptul că noi „ne purtăm

urât cu Hristos, uităm repede ceea ce a făcut El pentru noi şi, prinşi în iureşul materiei şi al

poftelor lumii acesteia, Îl batjocorim, Îl hulim şi doar atunci când avem nevoie alergăm la El.

Legătura noastră cu Hristos este una de circumstanţă. Alergăm la biserică doar atunci când

avem nevoie, iar creştinismul nostru formal este cauza a tot răul material şi spiritual ce vine

asupra noastră (http://saccsiv.wordpress.com/2012/04/09/pastorala-ips-laurentiu-streza-des

franarea-a-devenit-nota-generala-a-televiziunilor-copiii-sunt-educati-de-mass-m edia). Dacă

noi cei maturi am deveni mult mai responsabili, dacă am fi preocupați ca fiecare din noi să își

facă cu adevărat datoria acolo unde își desfășoară activitatea, cred că tinerii ar duce și ei o

altfel de viață pentru că ar avea la cine și la ce să se raporteze.

Credința și cultura

Rep.: Ce le transmiți tinerilor care au făcut din noaptea Învierii prilej de beție, discotecă,
distracție cu totul și cu totul în afara bisericii?

I.M.: În primul rând, nu cred că ei vor citi acest articol, deci și dacă le-aș transmite ceva,

mesajul nu va ajunge la ei. Așa că mă îndrept spre cei care vor citi totuși aceste rânduri si

îi îndemn, așa, după puterea ce ne este dat fiecăruia să influențam în bine tinerii și nu doar
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pe ei, ci pe toți cei cu care venim în contact. Duhovnicul de la mănăstirea Sâmbăta de Sus,

Părintele Teofil Pârâianul, numit și Părintele bucuriei, un om tare îndrăgit de tineri, spunea că

„două lucruri l-au ținut în viață: credința în Dumnezeu și cultura". Să înlesnim și noi, după

putere, accesul celor din jurul nostru spre aceste două căi și ne vom simți la rândul nostru

împliniți.

Postul

Rep.: De ce trebuie să postim? De ce sărbătoarea Paștelui este precedată de cel mai
important post de peste an (aspru).

I.M.: Îmi vine acum în minte un episod din viața sfântului prooroc Moise, relatat în Sfânta

Scriptură în Cartea Ieșirii, capitolul 19, unde se relatează că mai înainte de primirea poruncilor,

Sfântul Moise sfătuiește barbarii să nu se atingă de femeile lor, de asemenea pregătește

poporul prin spălări rituale, iar în capitolul 24 se spune că atunci când s-a pogorât slava

Domnului pe muntele Sinai, Moise a petrecut acolo în post 40 de zile și 40 de nopți. La fel, în

cartea a III-a a Regilor cap. 19, vers 8, ni se relatează că Sfântul Prooroc Ilie a postit 40 de

zile și 40 de nopți mai înainte ca Domnul să i se descopere în adierea de vânt lin la muntele

Horeb. Domnul mângâierii suferințelor noastre trupești și sufletești a obținut biruința asupra

lui Satan prin cuvântul cel viu prezent în Biblie și după ce în prealabil a postit 40 de zile și 40

de nopți. Întrebarea care se pune e: Da’ noi de ce trebuie să postim?Răspunsul: Pentru că

doar așa ne putem ridica și noi la înălțimea evenimentului așteptat. Noi nu așteptăm chiar

orice; noi așteptam arătarea Prințului Vieții celei nepieritoare și asta nu trebuie să se petreacă

doar la Sfintele Pasti, ci clipă de clipă. Din acest motiv trebuie să postim, să ne reținem și

nu doar de la mâncărurile animale, ci, precum spune Sfântul Ioan Gură de Aur, prietenul cel

drag al sufletului meu, să ne înfrânăm limba de la cuvinte necuviincioase și de la blestem,

să ne închidem urechile la auzul bârfelor, să ne oprim mâinile de la furt și cu dărnicie să îi

ajutăm pe frații cei mici și neînsemnați ai Domnului Hristos, să respingem poftele necuvenite

care ne împietresc inima și ne înnegresc sufletele. Comportându-ne astfel se va petrece cu

noi minunea minunilor, Minunea Învierii, de astă dată a învierii noastre adăpată din Învierea
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Mirelui nostru iubit. Această minune este așteptată cu dor de Bunul nostru Tată ceresc, care

tânjește după noi precum cerbul după apa izvoarelor, precum iubitul după mireasa cea dragă

a sufletului său.

Iepurașul și ouăle

Rep.: Ce importanță au iepurașul și ouăle de Paști? Sunt ele relevante pentru această
sărbătoare?

I.M.: Acestea sunt obiceiuri păgâne pe care creștinii le-au preluat și le-au dat un înțeles creștin.
Potrivit unui mit anglosaxon, Ostara/ Eostre, era zeița fertilității, a primăverii; ea își transforma
pasărea în iepuraș care face ouă pentru a delecta copiii; Iepuraşii zeiţei Ostara aduc ouă
precum un mesaj de fertilitate şi viaţă nouă. Germanii numesc luna aprilie Ostara. Alte
denumiri ale Zeiței Mame a fertilității, reînvierii și zorilor: Ostare... La greci, zeița era numită
Eos, iar la romani Aurora. Românii, imparțiali, au preluat ambele forme. Ambele denumiri,
germană și engleză, provin din rădăcina indo - europeană aus- (a străluci). Cu toate acestea,
în cea mai mare parte din țările cu populație creștină (sau cel puțin a țărilor din Europa, dar nu
numai) numele Paști provine din ebraicul pessah (Paște), care înseamnă trecere. Dacă evreii,
după trecerea prin Marea Roșie, au ținut această sărbătoare, comemorând trecerea de la
sclavie la libertate, noi creștinii prin Paște înțelegem trecerea de la moarte la viață, de la robia
păcatului la adevărata libertate făcută posibilă de Învierea Mielului celui ce S-a jertfit pentru
ca noi să ne putem împărtăși de viața Lui cea dumnezeiască. La creștini mielul și jertfirea lui
ar trebui să ne aducă aminte de faptul că din dragoste pentru noi, Tatăl ceresc nu a cruțat nici
pe Unicul Său Fiu: „Căci Dumnezeu aşa a iubit lumea, încât pe Fiul Său Cel unul-născut L-a dat
ca oricine crede în El să nu piară, ci să aibă viaţă veşnică."( Sfânta Evanghelie de la Ioan; cap.
3, vers. 16).

În legătură cu oul roșu, folclorul conservă mai multe legende creștine care explică de ce se
înroșesc ouăle de Paști și de ce ele au devenit simbolul sărbătorii Învierii Domnului. Una dintre
ele relatează că Maica Domnului, care venise să-și plângă fiul răstignit, a adus un coș cu ouă
pentru a-i mai îmbuna pe soldați. A așezat coșul cu ouă lângă cruce și acestea s-au înroșit de
la sângele care picura din rănile dulcelui Său Fiu Iisus.

Monseniorul Ghica, un martir al Bisericii Domnului Iisus, spunea într-un cuvânt de rugăci-
une: „Doamne Iisuse, te rog ia inima mea cea păcătoasă și rea și nu mi-o mai da niciodată
înapoi. În schimb, dă-mi inima Ta cea bună și credincioasă și nu mi-o mai lua niciodată înapoi."

Pătimirile și Învierea dragului nostru Prinț au făcut posibil acest schimb, ne stă azi și nouă la

îndemână. Ești și tu hotărât, cititorule, să permiți realizarea lui?
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Hristos a înviat – Vasile Militaru

„Hristos a înviat”, Ce vorbă sfântă,
Îţi simţi de lacrimi calde ochii uzi,
Şi-n suflet parcă Serafimi îţi cântă,
De câte ori, creştine, îl auzi.
Hristos a înviat în firul ierbii,
A înviat Hristos în adevăr,
În poieniţa-n care zburdă cerbii,
În florile de piersic şi de măr.
În stupii de albine fără greş,
În vântul care suflă mângâios,
În ramura-nflorită de cireş.
Dar vai, în suflet ţi-a-nviat Hristos?
Ai cântărit cu mintea ta creştine
Cât bine ai făcut sub cer umblând?
Te simţi măcar acum pornit spre bine,
Măcar acum te simţi mai bun, mai blând?
Simţi tu topită-n suflet vechea-ţi ură?
Mai vrei pieirea celui plin de har?
Ţi-ai pus zăvor pe bârfitoarea-ţi gură?
Iubirea pentru semeni o simţi jar?
O, dacă aceste legi de-a pururi sfinte,
În aur măcar azi te-au îmbrăcat,
Cu Serafimi în suflet imn fierbinte,
Ai drept să cânţi „Hristos a înviat”.

A consemnat Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/SAM_4.jpg

1.4.65 Stilul româno-maghiar: aruncatul cu piatra (2012-04-13 08:21)

Motto: „O mare civilizaţie nu este cucerită din afară până ce nu se va distruge singură
din interior”. (Will Durant)

Teoretic suntem într-o Săptămână a Patimilor, timp în care ar trebui să fim mai smeriţi şi mai
împăciuitori cu cei din jur. Deoarece şapte medici din 10 sau 11, cifra exactă nu îmi este clară
nici în momentul de faţă (nu aş vrea să le dau numele pentru că niciunul nu a semnat dreptul
la replică pe care conducerea săptămânalului Punctul îl publică) ai Clinicii de Urologie insistă să
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se războiască cu Vass Levente, atacându-mă în acelaşi timp şi pe mine, uzez şi eu de dreptul
de a le răspunde celor care mă pun în ghilimele. Sunt doar un om cu imperfecţiunile sale care
am mai întors cândva şi celălalt obraz şi în opinia mea am lăsat loc de interpretări şi am pus
sub semnul întrebării o meserie pe care o practicam şi o practic cu pasiunea începuturilor,
ceea ce nu mai doresc să repet.

Cred că limba română o stăpânesc bine, aşa că ştiu ce am scris şi îmi asum ce am scris în
materialul amintit. Nu îmi amintesc să fi scris vreun nume, să fi arătat cu degetul către cineva,
nu e responsabilitatea mea că autorul sau autoarea dreptului la replică s-a simţit atacat(ă)
sau s-a simţit vinovat(ă).

Mai mult, dintr-o decenţă, care nu mi se pare a-l caracteriza pe cel sau cea care a întocmit
şi memoriul şi dreptul la replică - ca să mă opresc doar la faptul că apar aceleaşi greşeli de
ortografie - am preferat să nu citez toate numele incriminate în memorii şi în punctele de
vedere pentru a afla mureşenii şi pacienţii de ce se ocupă medicii, sper că în timpul lor liber
nu atunci când ar trebui să îşi facă meseria, potrivit jurământului lui Hipocrate.

Prea puţin mă interesează războaiele dvs. interne, pe care ţin să vă reamintesc că le-aţi
provocat cu bună-ştiinţă, nu ştiu încă dacă aţi trimis chiar dvs. memoriul mass-media, în loc
să vă rezolvaţi problemele elegant cum pretindeţi a fi exercitând o meserie nobilă. În schimb,
ştiu ce s-a întâmplat de fiecare dată când asemenea războaie – nu aş vrea să sugerez că
pentru putere, ci aş vrea să cred în buna dvs. credinţă - au măcinat o instituţie, o civilizaţie,
popoare, pentru că „ziaristul” a mai citit câte ceva la viaţa sa. Pot să vă dau exemple mult
mai recente, din lumea medicală şi chiar din Tîrgu-Mureş, dar bănuiesc că le cunoaşteţi.

Pentru că aţi pus la îndoială calitatea mea de jurnalist, îmi voi permite la rândul meu să vă
solicit să îmi adresaţi scuze în mod public, într-un ziar de limbă română, respectiv într-unul de
limbă maghiară, într-un termen rezonabil, rezervându-mi dreptul de a merge mai departe în
situaţia contrară.

P.S. 1 Să nu uităm că jumătate din semnatari aţi fost contactaţi de către colegii subsemnatei
şi nu aţi dorit să declaraţi nimic, ceea ce putem demonstra, ascunzându-vă după un memoriu
cu greşeli, remis de pe o adresă pe care nu şi-o asumă nimeni.

P.S. 2 Referitor la presupusa relaţie de subordonare faţă de Vass Levente ar fi bine să verificaţi
înainte să vă lansaţi în acuzaţii, mai ales că pretindeţi acest lucru de la ceilalţi. Dar pentru
liniştea dvs. neuronală vă informez că între mine şi medicul Vass e aceeaşi legătură pe care
o am cu orice potenţial subiect al materialelor mele, una strict profesională. Nu am prieteni
printre persoanele publice, tocmai pentru a evita penibilităţi de genul „dar te-am considerat
prietenul meu”. Poate însă dvs. ar trebui să ne lămuriţi de ce aţi pornit acest război şi dacă
există şi motive extraprofesionale. Totuşi, revenind, bunul-simţ şi regulile jurnalistice m-au
obligat să îi cer şi acestuia şi celor de la compartimentul ATI un punct de vedere.
P.S.3 În limita în care conducerea Punctul îmi va permite, vă voi demonstra cum vă faceţi
treaba în cadrul Clinicii de Urologie.
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1.4.66 „Paștile, temelia învierii noastre” (2012-04-13 08:26)

† Irineu, Arhiepiscop al Alba Iuliei a transmis credincioșilor următorul mesaj cu
ocazia Sfintelor Sărbători Pascale:

„Fiul lui Dumnezeu, Care a luat trup omenesc şi muritor ca al nostru, a fost trădat, batjocorit,
răstignit şi, în cele din urmă, pe crucea Golgotei, a primit să bea paharul despărţirii sufletului
de trup, precum îl beau toţi fiii lui Adam. Fiul Omului a murit în vremea lui Ponţiu Pilat, dar, cu
puterea Sa divină, a rupt cătuşele morţii şi a nimicit legea păcatului. După trei zile, Domnul
a înviat, câştigând cea mai mare victorie asupra puterilor răului din lume. De atunci, putem
striga cu Sfântul Apostol Pavel: „Unde-ţi este, moarte, biruinţa? Moarte, unde-ţi este boldul
tău?” (I Cor. 15, 55).

În Ortodoxie, credinţa puternică în Învierea lui Hristos este, totodată, credinţa puternică
în învierea tuturor oamenilor. De aceea Crezul pe care îl mărturisim în Biserică se încheie
cu cuvintele: „Aştept învierea morţilor şi viaţa veacului ce va să fie”. Învierea Domnului
este binevestită, în noaptea de Paşti, nu înăuntrul bisericii, ci în afara bisericii, pentru că
ea priveşte nu numai pe creştini, ci pe toţi oamenii. Învierea lui Hristos nu este revenire
la viaţa pământească amestecată cu suferinţă şi cu stricăciune, ci începutul unei alte vieţi:
viaţa cerească şi veşnică pentru suflet şi pentru trup. Mântuitorul nostru este începătura unei
generaţii de oameni, a celor mântuiţi, care nu mai stau sub sabia morţii. În acest înţeles,
Sfântul Apostol Pavel spune: „Precum toţi (oamenii) mor în Adam, aşa vor învia toţi în Hristos”
(I Cor. 15, 22).

Legătura dintre adevărul Învierii lui Hristos şi adevărul învierii de obşte este atât de puternică,
încât cine respinge Evanghelia Învierii lui Hristos respinge şi învierea universală, iar cine
crede în Învierea lui Hristos trebuie să mărturisească şi învierea morţilor. Acest mare adevăr
l-a arătat şi l-a susţinut cu putere Apostolul neamurilor, atunci când, după ce s-a întâlnit cu
Hristos Cel înviat pe drumul Damascului, le scria corintenilor: „Dacă Hristos a înviat din morţi,
atunci cum de zic unii dintre voi că nu există înviere a morţilor?” (I Cor. 15, 12).

Mormântul gol din Ierusalim ne grăieşte elocvent că, în Hristos, toţi suntem biruitori asupra
morţii. Prin Învierea Lui din morţi, Domnul nostru Şi-a dovedit încă o dată dumnezeirea şi
puterea Sa şi, în acelaşi timp, a demonstrat că Dumnezeu are putere asupra vieţii şi asupra
morţii. Mai mult decât atât, Învierea lui Hristos ne este tuturor o garanţie sigură şi evidentă
a nemuririi noastre, căci dacă El, Dumnezeu şi om fiind, a înviat, înseamnă că şi noi, cu toţii,
vom învia. El Însuşi ne promite aceasta când zice către Marta din Betania: „Eu sunt învierea
şi viaţa; cel ce crede în Mine, chiar dacă va muri, va trăi” (In. 11, 25).

Adormiţi în credinţa ortodoxă, strămoşii noştri veghează necontenit asupra noastră, aşteptând
de la noi să le fim urmaşi credincioşi. Aceasta o putem face devenind mai buni, iubind pe
semenii noştri şi vieţuind după „Legea străbună”. În acest fel, ne vom învrednici, împreună cu
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ei, de învierea cea de apoi, spre fericirea veşnică, în ceruri, unde „pururea vom fi cu Domnul”
(I Tesal. 4, 17).”

1.4.67 Anchetă în cazul copilului bătut la Sâncraiu deMureș (2012-04-17 08:21)

Direcţia Generală pentru Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului (DGASPC) Mureş a anunţat,
marţi, că va trimite o comisie de cercetare la o casă de plasament de tip familial din comuna
Sâncraiu de Mureş, după ce a fost dat publicităţii un film în care un părinte social lovea un
copil. ’Am discutat cu acel cuplu, părintele social a recunoscut că i-a aplicat o corecţie acelui
copil, în noaptea de Înviere. Părinţii sociali au spus că acesta s-a urcat pe o conductă de gaz,
a vrut să intre pe geamul fetelor, zicea că sparge geamuri, a şi spart câteva, că a vorbit urât
cu ei. E un copil de 10 ani, mai năzdrăvan, dar comportamentul copilului nu absolvă angajaţii’,
a declarat presei marţi, directorul DGASPC Mureş, Schmidt Lorand.

Acesta a spus că există un certificat medico-legal în care se arată că băiatul nu are semne pe
cap sau pe spate, aşa cum prezintă filmul trimis presei. ’IML nu i-a găsit semne pe cap sau pe
spate unde a fost lovit, conform filmuleţului. Copilul e bine, vesel, nu e afectat. Are semne
mai vechi, din căzături, alte loviri, la picioare (...) Doar în funcţie de constatările comisiei de
cercetare vom putea dicta eventuale sancţiuni’, a spus Schmidt. Acesta a precizat că la casa
de tip familial din Sâncraiu de Mureş sunt îngrijiţi 8 copii.

AGERPRES

1.4.68 FCM organizează selecție de tineri jucători (2012-04-17 09:59)

Fotbal Club Municipal Tîrgu-Mureş organizează selecţie pentru grupa de copii 2003. Cei
interesaţi sunt aşteptaţi de luni până vineri, de la ora 18.30, la terenul de sport de pe Bule-
vardul Pandurilor (vis-a-vis de benzinăria MBO). Copiii trebuie să aibă asupra lor echipament
sportiv. Pentru copiii care vor fi selectaţi în cadrul grupei, clubul FC Municipal oferă transport
în comun gratuit, echipament sportiv şi o masă pe zi.

Persoana de contact: antrenor Cornel Şerban – tel: 0740-437.406.

Sursa: FCM Tîrgu-Mureș
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1.4.69 Știri de la Poliție (2012-04-17 10:44)

Port fără drept al cuţitului.

În data de 13.04.2012, în jurul orei 23.10, o patrulă de ordine şi siguranţă publică din cadrul

Poliţiei municipiului Tg. Mureş s-a sesizat din oficiu cu privire la faptul că intr-un bar de pe

strada 22 Decembrie a intrat o persoana care are asupra sa un cuţit. Agenţii de poliţie au

identificat persoana, stabilind că este vorba despre un bărbat în vârstă de 34 ani, cu domiciliul

în Sg. de Mures, care a intrat în barul sus-menţionat având asupra lui un cuţit. În cauză a fost

întocmit dosar penal sub aspectul întrunirii elementelor constitutive ale infracţiunii „Portul

fără drept al cuţitului”, prev. de art 2 alin. 1 din Legea 61/1991 R.

Furturi – suspecţi identificaţi şi cercetaţi.

# În data de 13.04.2012, în jurul orei 13:00, o patrulă de ordine şi siguranţă publică din cadrul
Poliţiei municipiului Tg. Mureş a fost sesizată cu privire la faptul că o persoană suspectă a
sustras mai multe bunuri dintr-o locuinţă de pe B-dul Cetăţii, aceasta nefiind locuită. Agenţii
de poliţie au identificat persoana, stabilind că este vorba despre un bărbat în vârstă de 37
ani, domiciliat în Glodeni, care a pătruns în acest imobil sustrăgând mai multe bunuri ( lenjerii
de pat şi articole de îmbrăcăminte ), pe care le-a introdus în două genţi. Prejudiciul cauzat în
valoare de 2000 lei a fost recuperat integral. În cauză a fost întocmit dosar penal sub aspectul
întrunirii elementelor constitutive ale infracţiunii de furt calificat.

# În data de 13.04.2012, în jurul orei 19:40, o patrulă de ordine şi siguranţă publică din cadrul
Poliţiei municipiului Tg. Mureş a fost sesizată cu privire la faptul că o persoană suspectă a
sustras mai multe calculatoare din Şcoala Gen. Nr.7A.
Agenţii de poliţie au identificat persoana, stabilind că este vorba despre un tânăr în vârstă de
19 ani, din Tg. Mureş, care a pătruns în incinta Şcolii Generale nr.7A din Tg-Mureş, de unde
a sustras 2 unităţi centrale de calculator, o imprimantă şi 3 monitoare LCD. În cauză a fost
întocmit dosar penal sub aspectul întrunirii elementelor constitutive ale infracţiunii de furt
calificat, iar în urma reţinerii acestuia pentru o perioadă de 24 ore, Judecătoria Tg. Mureş a
emis mandate de arestare preventivă pentru 29 zile.
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# În data de 13.04.2012, în jurul orei 0510, lucrătorii Secției 2 Poliție Rurală Band în timp

ce patrulau pe DJ 152/A, com. Band, au depistat în flagrant trei persoane care transportau

două bagaje voluminoase. În urma activităţilor specifice desfăşurate s-a stabilit că cele trei

persoane sunt bărbaţi cu vârste cuprinse între 19 şi 36 ani, toţi domiciliaţi în comuna Band,

cât şi faptul că bagajele conţineau componente de cale ferată, respectiv plăcuţe şi buloane de

susţinere a căii, sustrase de pa raza localităţii Berghia, com. Pănet. În cauză a fost întocmit

dosar penal sub aspectul întrunirii elementelor constitutive ale infracţiunii de furt calificat.

Evenimente rutiere

# În data de 15.04.2012, ora 03.30, pe DJ 153/A în localitatea Mătrici la Km.28+800m, jud.
Mureş, o tânără în vârstă de 23 de ani, din municipiul Târgu Mureş, jud. Mureş, în timp ce
conducea un autoturism, pe fondul neadaptării vitezei la condiţiile de drum şi carosabil umed,
a pierdut controlul autoturismului, a părăsit partea carosabilă şi a intrat în sanţul din stânga
drumului, tamponându-se de un cap de pod. În urma accidentului un tânăr în vârstă de 28 ani,
din Tg. Mureş, pasager în autoturism a fost rănit grav, iar conducătoarea auto a fost rănită
uşor.

# În data de 16.04.2012, ora 14.50, pe DJ 142/C, km 20+800 m, în afara localității ZAGĂR, o
tânără în vârstă de 20 ani, din Târnăveni, jud. Mureș, în timp ce conducea un autoturism, pe
fondul vitezei excesive la ieșirea dintr-o curbă la dreapta a pierdut controlul direcției de mers,
răsturnându-se pe partea carosabilă. În urma accidentului conducătoarea auto a decedat, o
femeie în vârstă de 74 ani din Zagăr, pasageră în autoturism a fost rănită grav, iar un tânăr în
vârstă de 24 ani, din Sighişoara, pasager în autoturism a fost rănit ușor.

# În data de 16.04.2012, ora 06.47, Poliţia municipiului Sighişoara a fost sesizată despre faptul

că pe strada Consiliul Europei, în zona Secţiei Drumuri şi Poduri, a avut loc un accident rutier

cu o victimă. La faţa locului s-au depalasat lucrători din cadrul Birourilor: Rutier şi Ordine

Publică Sighişoara, care au identificat conducătorul auto în persoana unui tânăr în vârstă de

28 ani, din municipiul Sighişoara, care a condus un autoturism pe strada Consiliul Europei, iar

într-o curbă la dreapta a pierdut controlul direcţiei, a pătruns pe contrasens, tamponându-se

de zidul de beton. Conducătorul auto a fost testat cu aparatul etilo-test rezultatul fiind de

0,84mg/l alcool pur în aerul expirat, acesta fiind condus la Spitalul mun. Sighişoara unde i

s-au recoltat probe biologice. Cercetările sunt continuate de către lucrătorii Biroului Rutier sub

aspectul întrunirii elementelor constitutive ale infracţiunii de: Conducerea unui autoturism pe
©2024 www.punctul.ro 553



BlogBook 1.4. APRIL

drumurile publice cu o alcoolemie peste limita legală.

Mandat de executare a pedepsei închisorii – soluţionat.

În data de 13.04.2012, orele 0800, lucrătorii Secţiei 8 poliţie rurală Petelea au identificat
şi reţinut pe raza comunei Chiheru de Jos, un tânăr în vârstă de 20 ani, domiciliat în com.
Chiheru de Jos, jud. Mureş, împotriva căruia Judecătoria Reghin a emis Mandat de executare
a pedepsei închisorii cu durata de 3ani, pentru săvârşirea infracţiunii de „ Furt calificat”.
Condamnatul a fost depus la Penitenciarul Tg. Mureş.

1.4.70 „Riscăm să ne trezim cu gropi de gunoi în tot judeţul”
(2012-04-17 13:33)

Prefectul judeţului Mureş, Marius Paşcan, a acuzat marţi, Consiliul Judeţean Mureş că din
cauza politicii deficitare judeţul Mureş va fi sufocat de deşeuri menajere, întrucât numeroase
localităţi nu mai au unde să depoziteze gunoiul începând din această lună, însă CJ Mureş
susţine că situaţia se va rezolva la finele acestui an. Prefectul a spus că situaţia este extrem
de gravă întrucât administratorul depozitului municipal din Câmpia Turzii a anunţat localităţile
mureşene că nu va mai permite depozitarea deşeurilor începând din luna aprilie şi că judeţul
riscă să se tranforme într-o mare groapă de gunoi. ’E o situaţie extrem de gravă, nu există
încă o soluţie pentru judeţul Mureş. Majoritatea localităţilor din zona de Câmpie şi de pe Valea
Mureşului Superior nu mai a unde să depoziteze deşeurile şi îşi vor căuta soluţii şi riscăm
să ne trezim cu gropi de gunoi în tot judeţul, adică să fie tot o groapă de gunoi. Or, acest
lucru nu este firesc, Consiliul Judeţean controlează situaţia în privinţa depozitării deşeurilor
şi coordonează această activitate, dar nu văd cum o coordonează pentru că soluţii nu sunt.
Cei care depozitau până acum în alte judeţe în depozite autorizate au constatat că, de pildă,
Câmpia Turzii şi alte depozite din împrejurimi nu mai permit să se depoziteze în zonele
respective, iar situaţia este absolut critică’, a arătat prefectul.

Paşcan a spus că CJ Mureş i-a comunicat că la finele anului se estimează că depozitul ecologic
aflat în construcţie în zona Sânpaul să fie definitivat, în condiţiile în care se respectă termenii
contractuali, însă acesta crede că şi până atunci judeţul va avea o mare problemă. ’Dar,
dacă nu se întâmplă acest lucru, fireşte că avem o mare problemă. De altfel, până la darea
în folosinţă a acestui depozit nu există variantă. Variantele care sunt cu localităţi din jurul
Mureşului privesc şi costurile, de exemplu în Harghita este 100 de lei pe tonă (...) Este
o situaţie critică, eu chiar am rămas consternat de atitudinea doamnei preşedinte (a CJ
Mureş - n.r.) care susţine că are o strategie bine pusă la punct (...) În momentul de faţă nu
au unde să depoziteze deşeuri, singurul depozit după normative este cel de la Sighişoara,
dar acolo funcţionează două module care sunt la supra-plin, au depăşit norma de stocare.
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Aşadar nu este o soluţie nici Sighişoara...e o situaţie dramatică. Nu se pot redeschide vechile
gropi, probabil se va depozita unde vor permite consiliile locale’, a susţinut prefectul de Mureş.

Managerul proiectului ’Sistem de management integrat al deşeurilor din judeţul Mureş’, Radu
Spinei, din partea CJ Mureş, a precizat marţi că instituţia a elaborat un proiect de gestionare a
deşeurilor în valoare de circa 50 de milioane de euro, încă din 2007, şi că acesta este în fază
de implementare. ’Încă din 2007 pe noi ne-a preocupat această problemă şi ne-am străduit să
găsim soluţii alternative (...) Cea mai viabilă a fost accesarea fondurilor europene pentru un
proiect de management integrat al deşeurilor în judeţul Mureş. Proiect prin care vom rezolva
toate cerinţele UE faţă de gestionarea deşeurilor. În 2010 s-a semnat contractul de finanţare
şi am început implementarea proiectului, suntem în faza de execuţie a proiectului, inclusiv
la depozitul zonal de la Sânpaul care va fi gata, conform graficului, la sfârşitul anului 2012’,
a spus Spinei. Acesta a precizat că până atunci, singura soluţie este găsirea unor depozite
în jurul judeţului Mureş care să accepte la depozitare astfel de deşeuri - Câmpia Turzii (Cluj),
Ocna Mureş (Alba), Beclean (Bistriţa-Năsăud) sau Topliţa (Harghita). Radu Spinei a spus că CJ
Mureş a iniţiat discuţii cu autorităţile locale care au în judeţele vecine depozite de deşeuri dar
că deocamdată nu s-a reuşit încheierea vreunui contract.

AGERPRES

1.4.71 Ziua Universității de Arte Tîrgu-Mureș (2012-04-18 09:32)

În acest an, celebrarea Zilei Universității va avea loc vineri, 20 aprilie 2012, începând
cu ora 11.00 la Teatrul Studio al Universității de Arte din Tîrgu-Mureș (UAT). În cadrul
evenimentelor organizate cu ocazia acestei zile festive, se vor decerna titluri de Doctor
Honoris Causa și Profesor Honoris Causa unor personalități marcante ale scenei teatrale.

Seria de evenimente dedicate Zilei Universității se va încheia cu reprezentația spectacolului
„Clinica‟, autor Adrian Lustig, regia Dana Lemnaru – spectacol al clasei de masterat Arta
actorului, anul II (Teatrul Studio, 20 aprilie 2012, ora 19.00).

În 1946 Conservatorul Maghiar de Muzică şi Artă Dramatică din Cluj, precursorul legal al
Universităţii de Arte din Tîrgu-Mureș a fost înfiinţat în 1946 prin Decretul-lege nr. 276 din 9
aprilie, semnat de Regele Mihai, de Ministrul Artelor, Mihail Ralea şi de Ministrul Finanţelor,
Gheorghe Tătărescu.

Sursa: UAT
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1.4.72 Heineken finanțează cu 100.000 lei două proiecte (2012-04-18 09:41)

[1] Programul de responsabilitate socială „HEINEKEN pentru Comunităţi” este adresat tu-
turor organizaţiilor non-guvernamentale precum şi instituţiilor publice din oraşele Târgu Mureş
şi Ungheni. Programul are la bază un concurs de proiecte, care vor trebui să îndeplinească o
serie de criterii de eligibilitate şi pot fi implementate în domenii precum social, mediu, cultură,
turism, sănătate, etc.

Organizaţiile non-guvernamentale şi institutiile publice interesate de programulul “HEINEKEN
pentru Comunităţi” pot afla întreaga procedură de înscriere şi participare prin intermediul
unui website dedicat – www.heineken–pentru-comunitati.ro, unde vor găsi toate informaţiile
necesare întocmirii cererii de finanţare şi înscrierii în concurs. Cererile de finanţare vor fi
completate online, în limba română, în perioada 19 aprilie – 19 mai 2012, iar jurizarea se va
face în intervalul 20 mai – 29 mai 2012. Proiectele câştigătoare vor fi făcute publice pe data
de 30 mai 2012.

Programul “HEINEKEN pentru Comunităţi” face parte din Agenda de Sustenabilitate a com-
paniei HEINEKEN, “Brewing a Better Future”. Abordarea companiei asupra sustenabilităţii este
caracterizată printr-o viziune integrată, care acoperă toate ariile de activitate ale companiei şi
o ajută să îşi desfăşoare activitatea în România pe termen lung, în mod eficient şi responsabil.
Una dintre ariile importante ale Agendei de Sustenabilitate “Brewing a Better Future” este
susţinerea comunităţilor locale în care compania îşi desfăşoară activitatea, prin investiţia în
programe relevante pentru aceste comunităţi. Anul acesta, programul de responsabilitate
socială “HEINEKEN pentru Comunităţi” se desfăşoară în cele patru oraşe de pe teritoriul
României în care HEINEKEN este prezentă cu fabrici: Constanţa, Craiova, Miercurea Ciuc şi
Târgu Mureş.

„HEINEKEN face parte din comunitățile locale în care își desfășoară activitatea, prin fabricile
pe care le deține, inclusiv prin fabrica de bere din Târgu Mureș (Ungheni). Obiectivul nostru
este să investim pe termen lung în aceste comunități într-un mod sustenabil și transparent,
prin programe relevante, care să răspundă nevoilor acestor comunități. În acest context, am
lansat anul trecut în Constanța și Miercurea Ciuc programul “HEINEKEN pentru Comunitati”,
care face parte din Agenda noastra de Sustenabilitate “Brewing a Better Future”. În urma
rezultatelor obținute în 2011 am hotărât să continuăm și să extindem programul și în Târgu
Mureș și Craiova. Așteptăm cu drag ca instituțiile eligibile să participe cu idei de proiecte
care să raspundă cât mai bine nevoilor din comunitățile din Târgu Mureș și Ungheni”, declară
Anna-Maria Vikarius (foto), Directorul fabricii de bere HEINEKEN din Târgu Mureș.

Concursul va avea ca rezultat desemnarea a două proiecte câştigătoare pentru oraşele
Târgu Mureş şi Ungheni care vor primi o finanţare în valoare de 50.000 RON fiecare. Suma
obţinută va fi destinată implementării programului conform calendarului stabilit de finanţator.
Pentru a asigura imparţialitatea şi transparenţa procesului de evaluare a proiectelor propuse,
câştigătorii vor fi desemnaţi de către un juriu independent de finanţatorul programului, format
din evaluatori externi cu experienţă în domeniul social şi care au fost anterior implicaţi în
proiecte de responsabilitate socială.

“La fel ca şi anul trecut, ediţia din 2012 a programului de responsabilitate socială HEINEKEN
pentru Comunităţi se va desfăşura într-un mod transparent, toate informaţiile necesare
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înscrierii proiectelor precum şi criteriile de eligibilitate fiind disponibile pe website-ul dedicat,
www.heineken-pentru-comunitati.ro. Pentru a îmbunătăţi calitatea programului de la un an la
altul, am decis ca în 2012 să aducem câteva noutăţi printre care se numără faptul că aplicanţii
pot depune una sau mai multe candidaturi, iar proiectele pot fi implementate atât în oraşul
Târgu Mureş cât şi pe o rază de 15 kilometri în jurul acestuia (inclusiv oraşul Ungheni), declară
Sergiu Sebesi, Preşedintele Asociaţiei CSR Nest.

Rolul Asociaţiei CSR Nest în programul HEINEKEN pentru Comunităţi este acela de a susţine
programul prin dezvoltarea, evaluarea, implementarea şi monitorizarea acestuia. Experienţa
de peste şase ani a echipei CSR Nest în dezvoltarea de programe de CSR pe piaţa locală,
la care se adaugă încă opt ani de implicare activă în domeniul social la nivel internaţional,
contribuie la derularea eficientă a programului HEINEKEN pentru Comunităţi.

Sursa: Heineken

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/DSCN2203.jpg

1.4.73 Aquaserv accesează un împrumut de 11,4 mil. euro (2012-04-18 13:12)

[1] Directorul Băncii Europene de Reconstrucţie şi Dezvoltare (BERD) România, Claudia
Pendred, a semnat miercuri, la Primăria Târgu Mureş acordarea unui credit în valoare de 11,4
milioane de euro Companiei Aquaserv, care este operatorul regional de apă-canal, necesar
cofinanţării unui proiect european.

Prin creditul acordat de BERD se va acoperi cofinanţarea de 10,32 % care îi revine operatorului
regional de apă în cadrul proiectului ’Extinderea şi reabilitarea infrastructurii de apă şi apă
uzată în judeţul Mureş’ în valoare de 110,8 milioane de euro, finanţat prin Programul Oper-
aţional Sectorial (POS) Mediu. Fondurile accesate prin POS Mediu vor fi investite în extinderea
sistemelor de apă şi canalizare, reabilitarea celor existente, modernizarea şi construcţia unor
uzine de apă şi staţii de epurare în aria de operare a Aquaserv.

Directorul general al Companiei Aquaserv, Sergiu Horobeţ, a declarat că în cadrul proiectului
municipiul Târgu Mureş va beneficia de reabilitarea şi extinderea de reţele de apă şi canalizare
pe 63 de kilometri. În judeţ, în cadrul proiectului, va fi reabilitată magistrala Târgu Mureş - Săr-
maşu pe o distanţă de 46 de kilometri, va fi construită o magistrală nouă care să deservească
Valea Nirajului, cu o uzină de apă nouă la Miercurea Nirajului, în lungime de 33 de kilometri
şi o conductă care să deservească comunele Pănet şi Band, pe 20 de kilometri. Potrivit
acestuia, numai în Târgu Mureş valoarea investiţiei se ridică la 23,2 milioane de euro, iar
lucrările prevăzute constau în reabilitarea sistemului de alimentare cu apă pe 34 de kilometri,
extinderea sistemului de alimentare cu apă pe 10,5 kilometri, precum şi construcţia unei staţii
de pompare şi reabilitarea altor două.
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De asemenea, este prevăzută reabilitarea sistemului de canalizare menajer pe 2,9 kilo-
metri, reabilitarea sistemului de canalizare unitar pe 4,8 kilometri, extinderea sistemului de
canalizare menajer pe 10,3 kilometri şi construcţia a şase staţii de pompare a apei uzate.
Potrivit structurii de finanţare a proiectului, 76,23 % (84.518.530 de euro) provin din Fondul
de coeziune al Uniunii Europene, 11,66 % (12.926.364 de euro) de la bugetul de stat, 10,32
% (11.442.000 de euro) împrumut operator şi 1,79% (1.988.671 de euro) de la bugetele locale.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/651485afb1jurol.jpg

1.4.74 Fostul șef al Poliției Comunitare, de azi prefect (2012-04-18 13:37)

Valentin Bretfelean, până azi șef al Poliției Comunitare Tîrgu-Mureș a fost numit azi de către
premier prefect. Măsura vine în urma deciziei fostului prefect Marius Pașcan de a demisiona,
în vederea unei candidaturi pentru șefia Consiliului Județean, la alegerile locale din vară. În
comunicarea de presă făcută de Guvern se precizează următoarele:

Încetează exercitarea, cu caracter temporar, a funcţiei publice de prefect al judeţului
Mureş de către domnul Paşcan Emil-Marius.

Exercită, cu caracter temporar, în condiţiile legii, funcţia publică de prefect al
judeţului Mureş domnul Bretfelean Valentin-Constantin. Domnul Bretfelean este
licenţiat în ştiinţe juridice şi a absolvit cursuri de master în domeniul afacerilor
europene.

C.H.
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1.4.75 „Necunoscuți adună bani în numele PPMT” (2012-04-18 13:41)

Vicepreşedintele organizaţiei Mureş a Partidului Popular al Maghiarilor din Transilvania
(PPMT), Istvan Kali, a declarat miercuri, într-o conferinţă de presă, că a fost sesizat că în
comuna Crăciuneşti, persoane necunoscute adună bani în numele partidului sub pretextul
tipăririi de materiale de campanie. ’Colegii noştri din organizaţia Gheorghe Doja au anunţat
că, în comuna Crăciuneşti, nişte necunoscuţi strâng bani în numele partidului nostru spunând
că targetul lor este de 1.000 de lei, că vor să strângă 1.000 de lei pentru partid, pentru ca
partidul să imprime afişe şi pliante. Noi, ca partid, respingem categoric acest lucru, noi nu
cerşim de la oameni, partidul nostru este pregătit pentru campania electorală, nu cerem
niciun ban de la nicio persoană. Şi partidul intenţionează să facă o plângere penală împotriva
autorilor necunoscuţi care comit escrocherii la Crăciuneşti’, a spus Kali.

Vicepreşedintele PPMT Mureş a arătat că în comuna Crăciuneşti partidul nu are organizaţie
locală şi că nici nu intenţionează să aibă candidaţi la primărie sau la consiliul local şi că din
acest motiv va solicita Poliţiei să identifice persoanele care se dedau la astfel de escrocherii.
’Colegii noştri ne-au anunţat, nici ei nu cunosc acele persoane, de fapt nu ştim cine sunt, dar
situaţia este că din mai multe locuri ne-au anunţat că adună bani în numele partidului nostru.
Noi nu vrem să-i prindem, să-i prindă Poliţia, noi depunem plângerea. Nu am informaţii dacă
oamenii au dat bani, cert este că li s-au cerut (...) Noi nu avem nevoie să facem asemenea
gesturi, nici nu o să facem, nu ştiu, probabil sunt nişte escroci care vor să profite de situaţia
aceasta, că vine campania şi vor să profite. Situaţia este că nişte necunoscuţi strâng bani în
numele partidului nostru’, a susţinut Istvan Kali.

AGERPRES

1.4.76 S. Enache îl acuză pe Florea că a început campania (2012-04-19 07:18)

Copreşedinta Ligii Pro Europa, Smaranda Enache, care şi-a anunţat intenţia de a candida
independent la Primăria Târgu Mureş, a declarat miercuri, într-o conferinţă de presă, că
va sesiza Biroul Electoral Municipal asupra faptului că Alianţa pentru Mureş a început deja
campania electorală. Smaranda Enache a spus că în tot oraşul există deja postate afişe ale
Alianţei pentru Mureş, în numele căreia probabil va candida actualul primar Dorin Florea, şi că
astfel se încalcă Legea Electorală care prevede că perioada de campanie începe cu 30 de zile
înainte de alegeri. ’Vom cere să se ia măsurile care se impun’, a susţinut Smaranda Enache.

De cealaltă parte, viceprimarul din Târgu Mureş, Claudiu Maior, a susţinut că afişele cu Alianţa
pentru Mureş vizează doar latura administrativă, dar că cei care se simt lezaţi pot sesiza
organelor competente acest aspect. ’Cred că acele afişe sunt de bun augur şi dacă e ceva
ilegal rog pe toată lumea şi pe cei care se simt lezaţi şi cred cumva că s-a făcut vreo ilegalitate
să se adreseze organelor şi, cu mult drag, dacă am greşit, vom suporta consecinţele. Dacă nu
am greşit, atunci o rog pe acea mică informatoare să rămână la acel stadiu mic, mic, mic’, a
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declarat Maior.

Smaranda Enache s-a referit la panourile apărute în Târgu Mureş având mesajul ’Schimbare
prin propriile puteri! Veniţi cei buni şi responsabili să unim o forţă de rezistenţă care apără
interesele comunităţii mureşene. Solidari în Alianţa pentru Mureş!’.

AGERPRES

1.4.77 Deținuții se formează profesional în IT (2012-04-19 08:43)

Vineri, 20.04.2012, la sediul Penitenciarului Târgu Mureş, va avea loc, începând cu ora 10:00,
workshop-ul de promovare a cursului ECDL, la care vor participa 26 persoane private de liber-
tate. Aceste sesiuni de instruire fac parte din proiectul “Pregătire TIC la standarde europene în
sistemul penitenciar românesc”, proiect care se derulează în parteneriat cu S.C. Euroaptitudini
S.A. şi Administraţia Naţională a Penitenciarelor, perioada 01.10.2010-30.09.2013.

Proiectul urmăreşte să contribuie la îmbunătăţirea sistemului de formare profesională în sis-
temul penitenciar românesc si urmăreşte facilitarea integrării grupurilor ţintă într-o societate
inclusivă şi informaţională. Proiectul îşi propune să formeze în domeniul IT, 2000 de persoane
private de libertate, cu vârste cuprinse între 16 şi 54 de ani. De asemenea, vor fi formaţi
1600 de angajaţi cu vârstele cuprinse între 20 şi 54 de ani din sistemul penitenciar, în vederea
îmbunătăţirii activităţilor, competenţelor şi a modalităţii de abordare utilizate în activitatea cu
persoanele aflate în detenţie.

1.4.78 Avocatul Poporului în audiență la Sighişoara (2012-04-19 10:51)

În urma unei adrese primite din partea Biroului Teriorial Târgu-Mureş al Instituţiei Avocatul
Poporului la sfârşitul anului trecut prin care se solicita sprijinul în vederea organizării la
Sighişoara trimestrial a activităţii de audienţe acordate cetăţenilor municipiului dar şi a
localităţilor limitrofe, s-a pus la dispoziţie un spaţiu în sediul Municipiului Sighişoara, din Str.
Muzeului nr. 7, urmând ca informarea publicului cu privire la programul concret de audienţe
să fie făcută prin intermediul Biroului Relaţii Publice.

Prin urmare, în data de 23 aprilie, între orele 10,00-14,00 la camera 34, etajul întâi, vor
avea loc audienţe în cadrul aceastei colaborări care se doreşte a fi în beneficiul cetăţenilor
care nu vor mai fi nevoiţi să se deplaseze la Târgu Mureş pentru a obţine consiliere din partea
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acestei instituţii.

Sursa: Primăria Sighișoara

1.4.79 Încep lucrările la Stația de Tratare a Apelor Cristești (2012-04-19 12:12)

Compania Aquaserv a semnat joi, la Târgu Mureş, contractul de execuţie a lucrărilor de
retehnologizare a Staţiei de Tratare a Apelor Uzate a municipiului Târgu Mureş situată în
Cristeşti, în valoare de şase milioane de euro, în urma căreia cantitatea de nămol se va reduce
semnificativ. ’Am semnat al doilea contract de lucrări, cel de reabilitare a Staţiei de Tratare
a Apelor Uzate Cristeşti, partea liniei nămolului. Înainte de acest proiect au mai fost două
proiecte prin care am reabilitat întreaga staţie, astăzi acest contract urmează să reglementeze
situaţia nămolului. Contractul este încheiat cu un consorţiu format din două firme din Spania
- COPASA şi AIN ACTIVE - şi una din Târgu Mureş, SC Las Prom SRL, are o valoare de peste 6
milioane de euro, şi termen de execuţie de 32 de luni, din care 12 luni pentru garanţie. Se va
face o retehnologizare a liniei nămolului pentru a ajunge la o reducere a cantităţii de nămol
produs în această staţie, de la 22.000 de tone, la 7.000 de tone anual, care urmează să fie să
fie depozitat la depozitul ecologic de la Sânpaul’, a declarat Sandor Torzsok, şeful Unităţii de
Implementare a Proiectului.

Acesta a precizat că reabilitarea Staţiei de Tratare a Apelor Uzate Cristeşti este parte a
proiectului ’Extinderea şi reabilitarea infrastructurii de apă şi apă uzată în judeţul Mureş’ în
valoare de 110,8 milioane de euro, finanţat prin Programul Operaţional Sectorial (POS) Mediu,
din care suma de 23,3 milioane de euro va reveni municipiului Târgu Mureş. Astfel, în suma de
23,3 milioane de euro va intra retehnologizarea Staţiei de Epurare a municipiului, reabilitarea
sistemului de alimentare cu apă pe 34 de kilometri, reabilitarea a două staţii de pompare a
apei, construirea unei staţii de pompare noi, reabilitarea sistemului de canalizare menajer
pe 2,9 kilometri, reabilitarea sistemului de canalizare unitar pe 4,8 kilometri, extinderea
sistemului de canalizare pe 10,3 kilometri, construirea unei staţii de pompare a apei uzate
şi înfiinţarea unui sistem SCADA. Sandor Torzsok a precizat că pentru restul componentelor
proiectului vor fi semnate contractele de execuţie în zilele următoare.

Potrivit contractului semnat joi, firma COPASA se va ocupa de partea de echipamente şi de
optimizarea uscării nămolului, AIN ACTIVE va fi proiectantul de specialitate, iar SC Las Prom
SRL vom executa efectiv montajul.

AGERPRES
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1.4.80 Congres de medicină dentară la UMF (2012-04-19 14:28)

Aproximativ 200 de studenţi şi profesori universitari participă, începând de joi, timp
de trei zile, la prima ediţie a ’Congresului de Endodonţie’ (tehnica conservării danturii), la
Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş. Congresul este organizat de
Facultatea de Medicină Dentară din cadrul UMF Târgu Mureş împreună cu Centrul de Cercetare
în Medicină de Înaltă Performanţă şi Asociaţia Medicilor Dentişti AMEDEO-filiala Mureş.

Decanul Facultăţii de Medicină Dentară din cadrul UMF Târgu Mureş, prof.univ.dr. Mircea Suciu,
a precizat joi că la eveniment sunt înscrişi aproape 200 de studenţi cursanţi şi lectori, dar
şi profesori renumiţi de la Universităţile din Bucureşti şi Cluj-Napoca. Potrivit programului,
prima zi a fost dedicată practicii care abordează ’Avantajele preparării rotative a canalelor
radiculare’, precum şi alte teme precum ’Albirea dinţilor - metodă conservatoare pentru
rezolvarea discromiilor dentare’, ’Prevenţia infecţiilor nozocomiale’ şi ’Saliva - implicare în
patologia carioasă şi parodontală’.

Vineri şi sâmbătă, printre subiectele abordate se regăsesc ’Alegerea compozitului potrivit
- decizie sau noroc?’, ’Managementul traumatismelor dentare’, ’Urgenţe în endodonţie’,
’Viziunea actuală asupra tratamentului antiseptic de canal’, ’Tratamentul anomaliilor cranio-
maxilo-faciale’ şi ’Tratamentul leziunilor articulaţiei temporo-mandibulare’.

AGERPRES

1.4.81 Părinții sociali de la Sâncraiu au fost concediați (2012-04-19 14:28)

Părinţii sociali de la o casă de tip familial din Sâncraiu de Mureş, din subordinea DGASPC
Mureş, au fost concediaţi după ce au fost filmaţi în timp băteau unul dintre copiii aflaţi în
plasament, iar Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Mureş a început o anchetă împotriva lor.
’S-a realizat cercetarea disciplinară a părinţilor sociali iar în urma finalizării anchetei s-a dispus
desfacerea disciplinară a contractului de muncă (...) În acelaşi timp, Inspectoratul de Poliţie al
Judeţului Mureş a demarat propria anchetă’, se arată într-un comunicat de presă al DGASPC
Mureş.

Potrivit sursei citate, în noaptea de Înviere, copilul în vârstă de 10 ani a fost lăsat, împreună
cu ceilalţi copii din casă însoţiţi de instructorul de educaţie, să participe la slujba de Înviere.
’În timp ce copiii şi personalul de la casa de tip familial se pregăteau să plece la eveniment,
minorul în cauză, fiind îmbrăcat, a ieşit mai repede din incinta casei şi s-a deplasat la sediul
altei case din complex aflată în apropiere, unde a încercat să intre pe geam, la etaj, urcându-se
pe conducta de gaz. Părinţii sociali din această casă au fost sesizaţi de beneficiarii casei că
acest copil încearcă să intre fără aprobarea lor în incintă. Părinţii sociali au reacţionat în mod
necorespunzător, utilizând metode neadecvate de disciplinare, constând în pedepse corporale
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care sunt strict interzise şi sancţionate conform legii. Ulterior acestui incident neplăcut, copilul
s-a întors la casa unde locuieşte şi a plecat împreună cu grupul organizat de instructorul de
educaţie la Slujba de Înviere, fără a aminti despre incident’, se arată în comunicat.

DGASPC Mureş a precizat că instituţia s-a autosesizat ca urmare a apariţiei unei înregistrări
video din care reiese că băiatul era abuzat fizic de cei doi părinţi sociali, iar în urma audierilor
persoanelor implicate şi a beneficiarilor minori ’a reieşit cu certitudine faptul că au existat
fapte de abuz fizic comise asupra copilului în cauză, lucru care a fost recunoscut de către
cuplul parental’. ’În aceste condiţii s-a luat măsura îndepărtării cuplului din casa de tip familial,
conform legii. A fost solicitată expertiza medico-legală iar din certificat reiese că minorul
prezintă leziuni traumatice superficiale în diferite stadii evolutive localizate cu precădere la
nivelul zonelor proeminente ale corpului, constând în escoriaţii superficiale, unele dintre ele
putându-se produce la data de 14.04.2012, iar altele fiind mai vechi, putându-se produce
prin loviri de suprafeţe dure, neregulate, posibil în condiţiile unor căderi repetate şi care
necesită pentru vindecare 2-3 zile’, precizează sursa citată. Potrivit comunicatului, minorul
a fost evaluat psihologic pentru a se identifica impactul şi consecinţele în plan emoţional ca
urmare a incidentului şi a fost inclus într-un program de consiliere psihologică pe baza nevoilor
identificate.

AGERPRES

1.4.82 Facultate acreditată vs. limba de predare maghiară (2012-04-19 14:28)

Studenţii maghiari de la Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş
trebuie să aleagă între a rămâne la vechea Facultate de Medicină, care este acreditată şi unde
pot susţine examenul de licenţă, şi noua Facultate de Medicină în Limba Maghiară, înfiinţată
prin Hotărâre de Guvern, care va fi doar autorizată şi nu va putea organiza acest examen.
’Este o discuţie pe care am avut-o şi nu s-a finalizat şi este legată de studenţi. Toţi studenţii
(maghiari - n.r.) care există vor merge la noua facultate sau doar studenţii care vor intra în
anul I în acest an? E o discuţie la care nu am ajuns la o concluzie (...) Legislaţia spune că în
momentul în care faci un program nou începi doar cu anul I, există însă persoane (profesori -
n.r.) din linia maghiară care spun că toţi studenţii vor trece in corpore. Vom avea o discuţie
cu ministerul şi cu ARACIS pe această temă, vom vedea care este forma legală. Însă, dacă
se va merge pe varianta a doua, apar nişte probleme la care noi în momentul de faţă nu
avem răspunsurile potrivite’, a declarat joi, într-o conferinţă de presă, noul rector al UMF Târgu
Mureş, prof. univ.dr. Leonard Azamfirei.

Potrivit rectorului, studenţii sunt pe un contract de şcolarizare încheiat cu vechea facultate,
pe un program care este acreditat şi vor trebui să îşi asume tot ce înseamnă trecerea de
la un program acreditat, la un program care, eventual, va fi autorizat provizoriu, ceea ce
presupune că nu vor putea susţine aici examenul de licenţă în primii trei ani. Rectorul a spus
că studenţii maghiari vor trebui să îşi asume şi modul în care se completează suplimentul
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de diplome unde este scrisă limba în care au absolvit. ’Dacă nu vor trece toţi studenţii
maghiari la noua facultate şi vor fi 100 de studenţi care se vor gândi că nu trec la această
nouă facultate, ce se întâmplă cu studenţii care rămân la vechea facultate? Situaţia este
totalmente inedită şi trebuie să ţinem cont de interesele studenţilor’, a arătat Leonard Azam-
firei, care a precizat că aşteaptă în acest sens un răspuns ferm de la Liga Studenţilor Maghiari.

Leonard Azamfirei a precizat că Hotărârea de Guvern de înfiinţare a unei noi facultăţi maghiare
nu vizează şi facultăţile vechi care funcţionează la UMF şi nu se atinge de cifrele de şcolarizare,
chiar dacă noua facultate va avea programe de studiu pentru asistenţă medicală în limba
maghiară şi limba română, pentru medicină în limba maghiară şi medicină în limba engleză şi
pentru farmacie în limba maghiară. ’Dar nefiind nicio prevedere care să se refere la facultăţile
care deja există, toate programele de învăţământ acreditate, pe care facultatea le are, rămân
în continuare în structura şi în forma de funcţionare, adică rămân la facultatea de medicină
veche şi medicina în limba engleză, şi asistenţa medicală în limba română, iar dacă se va dori
de către conducerea facultăţii nou înfiinţate să se creeze programe noi - şi se va putea prin
prisma resurselor pe care există - acest lucru este posibil, dar cu parcurgerea oricăror etape
pe care le implică orice autorizare de program de studiu. Noi pentru facultăţile care există ne
păstrăm cifrele de şcolarizare care au fost anunţate şi sunt puse pe site-ul universităţii, toţi
candidaţii sunt bineveniţi fără să existe vreo modificare faţă de anul trecut şi studenţii care
deja sunt în aceste programe nu au niciun motiv de îngrijorare’, a accentuat rectorul. Acesta
a ţinut să îi liniştească pe studenţi şi pe părinţii acestora că nu au niciun motiv de îngrijorare
întrucât studenţii vor absolvi acolo unde au dat examen, la programele acreditate la care au
dat examen.

În plus, Azamfirei a susţinut că noii candidaţi la admitere vor avea ocazia să opteze fie pentru
programele acreditate ale UMF, fie pentru cele autorizate cum este noua facultate. ’Este
un mesaj de stabilitate, de continuitate pe care îl dau studenţilor, candidaţilor şi părinţilor
acestora. Cei care au început un program de studii vor continua exact acolo unde a început
(...) Facultatea nou înfiinţată se va organiza conform prevederilor legale în vigoare, în doar HG,
ci şi Legea Educaţiei Naţionale. În privinţa cadrelor didactice va trebui să urmăm o serie de
proceduri... după şedinţa Consiliului de Administraţie vom transmite o cerere tip către cadrele
didactice care eventual vor să se transfere la noua facultate, vom vedea câte cadre vor fi în
noua facultate, vom stabili care este norma de reprezentare’, a mai spus prof.univ.dr. Leonard
Azamfirei.

AGERPRES

1.4.83 Căciuleanu Professor Honoris Causa al UAT (2012-04-20 14:08)

Coregraful de renume internaţional Gigi Căciuleanu a primit vineri, în lipsă, titlul de
Professor Honoris Causa al Universităţii de Arte din Târgu Mureş, în cadrul unei manifestări
prilejuite de împlinirea a 66 de ani de la înfiinţarea instituţiei de învăţământ. Gigi Căciuleanu
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a primit acest titlu după ce a înregistrat un real succes cu spectacolul ’Carmina Burana’, pus
în scenă la Teatrul Naţional din Târgu Mureş, iar primii paşi în cariera sa artistică în România
se leagă de Teatrul ’Ariel’ din acest oraş.

În Laudatio, prezentat de scriitoarea Alina Nelega, Gigi Căciuleanu a fost prezentat că o
’personalitate extraordinară, un creator magic şi magnetic, un dascăl prin prezenţa lui, care
poate să facă pe oricine să danseze’. Celebrul coregraf nu a putut fi prezent la festivitatea de
la Universitatea de Arte din Târgu Mureş, fiind implicat într-un proiect important în străinătate.
În cadrul festivităţii, alături de Gigi Căciuleanu au primit titlul de Doctor Honoris Causa
prof.univ.dr. Emese Egyed, de la Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj-Napoca şi prof.univ.dr.
Ludmila Patlanjoglu, şefa Catedrei de Teatrologie a Universităţii Naţionale de Artă Teatrală şi
Cinematografie, iar scriitorul Mihai Sin a primit titlul de profesor emerit al Universităţii de Arte
din Târgu Mureş.

Festivitatea de vineri a fost marcată şi de un miniconcert de orgă susţinut de Tunde Molnar,
profesoară în cadrul acestei Universităţi. Seria de evenimente dedicate Zilei Universităţii de
Artă din Târgu Mureş, cea mai mică universitate din lume, se va încheia cu reprezentaţia
spectacolului ’Clinica’, de Adrian Lustig, în regia Danei Lemnaru.

AGERPRES

1.4.84 Sighișoara medievală va dura anul acesta 10 zile (2012-04-20 14:19)

Festivalul Sighişoara Medievală, care va împlini în acest an 20 de ani, se va derula în
premieră pe parcursul a 10 zile, în perioada 20-29 iulie, având ca temă ’600 de Ani de Luptă şi
Credinţă - Ioana d’Arc’, a declarat vineri, pentru AGERPRES, directorul artistic al manifestării,
regizorul Liviu Pancu. Potrivit acestuia, prima zi a festivalului, 20 iulie, se va numi „Sighişoara
Medievală XX - Tradiţională’, a doua - „Sighişoara Medievală XX- Meşteşugărească’, iar a treia
- „Sighişoara Medievală XX - Sighişoreană’.

Zilele de 23, 24, 25 şi 26 iulie se vor derula sub genericul „Sighişoara Medievală XX - Ioana
D’Arc’, 27 iulie va fi „Sighişoara Medievală XX - Cavalerească’, 28 iulie va fi „Sighişoara
Medievală XX - Muzicală’, iar ultima zi va fi „Sighişoara Medievală XX - Carnavalul Măştilor
Medievale’. Liviu Pancu a arătat că şi în acest an în Cetatea Medievală a Sighişoarei se vor
reuni cavaleri, călugări, vrăjitori, clovni şi menestreli, formaţii de muzică medievală şi trupe
de teatru.

Din programul Sighişoarei Medievale nu vor lipsi paradele şi iniţierile cavalereşti, trubadurii
şi menestrelii, teatrele de stradă, muzica şi dansurile medievale, şcolile de luptă medievale,
condamnările la moarte, procesiunile, procesele publice şi arderile de vrăjitoare, expoziţiile
meşterilor populari, retragerile cu torţe etc.
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Festivalul Sighişoara Medievală, care va împlini în acest an 20 de ani, se va derula în pre-
mieră pe parcursul a 10 zile, în perioada 20-29 iulie, având ca temă ’600 de Ani de Luptă şi
Credinţă - Ioana d’Arc’, a declarat vineri, pentru AGERPRES, directorul artistic al manifestării,
regizorul Liviu Pancu. Potrivit acestuia, prima zi a festivalului, 20 iulie, se va numi „Sighişoara
Medievală XX - Tradiţională’, a doua - „Sighişoara Medievală XX- Meşteşugărească’, iar a treia
- „Sighişoara Medievală XX - Sighişoreană’. Zilele de 23, 24, 25 şi 26 iulie se vor derula sub
genericul „Sighişoara Medievală XX - Ioana D’Arc’, 27 iulie va fi „Sighişoara Medievală XX -
Cavalerească’, 28 iulie va fi „Sighişoara Medievală XX - Muzicală’, iar ultima zi va fi „Sighişoara
Medievală XX - Carnavalul Măştilor Medievale’.

Liviu Pancu a arătat că şi în acest an în Cetatea Medievală a Sighişoarei se vor reuni
cavaleri, călugări, vrăjitori, clovni şi menestreli, formaţii de muzică medievală şi trupe de
teatru. Din programul Sighişoarei Medievale nu vor lipsi paradele şi iniţierile cavalereşti,
trubadurii şi menestrelii, teatrele de stradă, muzica şi dansurile medievale, şcolile de luptă
medievale, condamnările la moarte, procesiunile, procesele publice şi arderile de vrăjitoare,
expoziţiile meşterilor populari, retragerile cu torţe etc.

AGERPRES

1.4.85 Amenințare cu bombă pe E60 (2012-04-20 14:32)

Circulaţia pe drumul european E 60 în apropiere de Sighişoara a fost oprită vineri din
cauza unui SMS primit de şoferul unei autoutilitare prin care era anunţat că are o bombă
sub capota maşinii şi că dacă nu coboară în 5 minute va exploda. Potrivit purtătorului de
cuvânt al IPJ Mureş, Tiberiu Comşa, bărbatul în vârstă de 40 de ani a oprit maşina în popasul
numit Glasul Pădurii şi a plecat de lângă aceasta. La faţa locului s-au deplasat echipa an-
titeroristă a SRI, douămaşini ale Poliţiei Sighişoara şi una de pompieri, care asigură perimetrul.

Ulterior, după ora 16:00 circulația a fost reluată după ce echipa antiteroristă a SRI a constatat
că este vorba despre o alarmă falsă.

Sursa: Agerpres

1.4.86 Economic – slab, Statistic - bine (2012-04-23 07:54)

Deşi este un oraş cu o economie precară, în Tîrnăveni există peste 400 de firme care
activează în prezent, mai exact 413 firme deţineau autorizaţie de funcţionare la sfârşitului
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anului 2011. Dintre acestea 277 sunt societăţi comerciale, iar 146 PFA (Persoană Fizică
Autorizată ), IF (Întreprindere Familială) și II (întreprindere individuală). Pe lângă aceste
societăți private care desfăşoară activităţi comerciale sau de prestări servicii se mai adaugă
şi cele câteva mari întreprinderi care mai funcţionează în localitate. Toate aceste firme susţin
economia oraşului alături de alte instituţii bugetare.

Cel mai mare angajator rămâne în continuare Spitalul din Tîrnăveni cu peste 500 de salariaţi,

dar cel mai important venit pentru majoritatea locuitorilor din Tîrnăveni îl reprezintă pensia,

aproape 6.000 de persoane din municipiu aflându-se în această situaţie. O altă sursă de venit

pentru o mare parte dintre localnici o reprezintă şi sumele de bani primite de la rudele aflate

la muncă în afara ţării.

Social şi demografic - mai bine

Raportat la anul 2010, anul 2011 a fost unul mai bun din punct de vedere social şi demografic

pentru municipiul Tîrnăveni. Potrivit ultimului recensământ, populaţia stabilă a municipiului

este de 20.685 de persoane, din care 14.937 sunt români, 3.168 maghiari, 2.327 ţigani şi 253

de altă etnie. Numărul nou-născuţilor a fost în creştere în anul 2011 faţă de anul 2010, fiind

înregistrate 433 de naşteri, iar decesele înregistrate au fost în scădere cu 23 faţă de 2010.

Şi numărul total al şomerilor din localitate a scăzut de la 2.920 la 2.581, cel al şomerilor cu

indemnizaţie scăzând de la 955 la 574 în 2011.

Bugetul în creştere

Municipiul Tîrnăveni a înregistrat o creştere a veniturilor proprii la bugetul local în anul
2011 prin recuperarea judicioasă a impozitelor şi taxelor locale. Cu toate că bugetul a fost
mai mic, în 2011 au continuat lucrările de investiţii începute şi totodată au fost demarate
lucrări noi, municipalitatea alocând în anul 2011 pentru acestea peste 2.700.000 de lei.
„În anul 2011, municipalitatea a derulat un număr important de investiţii şi reparaţii, deşi
bugetul disponibil a fost foarte redus. Am fost obligaţi să selectăm şi să grăbim lucrările
aşteptate şi meritate de locuitorii municipiului”, a declarat primarul municipiului, Adrian Matei.
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Cele mai mari cheltuieli de la bugetul local le reprezintă salariile personalului din învăţământ,
urmate de cele de servicii şi dezvoltare publică şi de asistenţă socială. O contribuţie însemnată
pentru dezvoltareamunicipiului Tîrnăveni a constituit-o implementarea proiectelor cu finanţare
nerambursabilă, proiecte menite să ducă la creşterea calităţii vieţii localnicilor, în cursul anului
2011 municipiul s-a implicat în 10 proiecte de interes local, cu finanţare nerambursabilă,
fiind încheiate patru parteneriate şi fiind depuse șapte aplicaţii pentru finanţare. „Ne-am
străduit să menţinem şi în anul 2011 acelaşi ritm ascendent al investiţiilor, pentru ca cetăţenii
municipiului nostru să se bucure într-un timp relativ scurt de o infrastructură rutieră modernă
şi să beneficieze de utilităţi moderne, continue şi sigure, la costuri cât mai reduse”, a declarat
primarul municipiului Adrian Matei.

Mircea Barbu

1.4.87 Tineret în acțiune, și la Reghin (2012-04-23 07:56)

„Nu sta deoparte. Implică-te”, sub acest slogan echipa TiA (Tineret în Acțiune) face
apel la tinerii reghineni să se implice în programul de formare „Metode și instrumente de
educație non-formală: Tineret în Acțiune" ce se va desfășura la Reghin, în perioada 11-13 mai.

Modulul de formare este realizat cu sprijinul Filiala Reghin a Fundației Creștine Diakonia.
Acesta se adresează tinerilor, coordonatorilor de proiecte, voluntarilor, membrilor unui grup
informal de tineri, reprezentanților instituțiilor publice implicate nemijlocit în lucrul cu tinerii.

Înscrierea se face on-line până la data de 4 mai 2012 pe adresa www.tinact.ro, programul

cursului fiind de 3 zile, orientativ între orele 9 și 17. Vor avea prioritate candidații care sunt

la prima participare la modulele din oferta de formare. Rezultatele finale ale selecției se vor

anunța în data de 5 mai 2012. Cursul este pregătit și implementat pe baza unei metodologii

care pune accent pe participarea activă și angajamentul celor implicați, iar lista persoanelor

selectate va apărea pe site-ul www.tinact.ro la secțiunea destinată acestui eveniment. De

asemenea, va fi trimisă tuturor candidaților pe adresa de e-mail menționată în formularul de

candidatură.

Ce se urmărește
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La finalul acestui modul de formare, participanții vor fi capabili să definească caracteristicile
educației non-formale; să selecteze instrumente și metode ale educației non-formale aplicabile
în proiecte din cadrul programului Tineret în Acțiune (TiA); să utilizeze instrumente și metode
non-formale corespunzătoare priorităților programului TiA; să evalueze activitățile non-formale
derulate în cadrul programului.

Cei care îi vor îndruma pe tinerii doritori de a se înscrie în proiect sunt formatorii Bogdan
Romanică și Rozalia Timar.
Modulul face parte din oferta de formare a Rețelei Naționale a Formatorilor Programului Tineret
în Acțiune alături de „Metode și instrumente de Educație Non-formală în context Tineret în
Acțiune", „Elemente de constituire și funcționare a unui ONG", „Scrierea proiectelor Tineret
în Acțiune", „Managementul proiectelor Tineret în Acțiune", "Managementul voluntarilor în
context Tineret în Acțiune".

„Tineret în Acțiune” (Youth in Action) este programul Uniunii Europene care susține activitățile
de învățare nonformală pentru tineri, prin finanțarea de proiecte. Acesta vine în continuarea
programului "Tineret" (Youth) și este implementat în perioada 2007 - 2013. Programul, cu
finanțare de la Comisia Europeană, vizează promovarea cetățeniei active în rândul tinerilor,
dezvoltarea sentimentelor de solidaritate și toleranță, sprijinirea înțelegerii reciproce între
tinerii din diferite țări, promovarea cooperării europene și contribuția la îmbunătățirea calității
sistemelor de susținere a activității de tineret.

Cristina Vancea

1.4.88 Furtună de primăvară în CL (2012-04-23 08:00)

La Luduş, ca de altfel în toate comunităţile locale din ţară, consilierii sunt aproape de

încheierea mandatului pe care l-au obţinut cu patru ani în urmă. În luna mai urmează încă

o şedinţă ordinară, apoi o şedinţă sau două extraordinare, după care liniştea se va aşterne

peste actuala legislatură. Liniştea, da, dar comentariile vor continua o perioadă, cu siguranţă.

17 puncte pe ordinea de zi

Deocamdată, la şedinţa lunii aprilie, consilierii s-au concentrat pe „chestiunile arzătoare” ale
momentului. Aprobarea proceselor verbale de la şedinţa ordinară din 22 martie şi de la şedinţa
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extraordinară din 11 aprilie a fost dată în unanimitate şi fără comentarii, meritul principal
fiind al secretarei CL, Mariana Tac. A urmat un proiect de hotărâre privind concesionarea, prin
negociere directă, a suprafeţei de 22,70 m.p. către SC Farmacia PANAX SRL pentru extinderea
spaţiului comercial. În prezenţa patroanei Maria Liteanu, consilierii au aprobat în unanimitate
concesionarea terenului pe o durată de 10 ani şi la un tarif de 15 lei /m.p./an.

Următorul proiect de hotărâre a încins spiritele pentru că subiectul era rezilierea unor contracte

de închiriere a locuinţelor construite prin ANL. În fapt, s-a discutat despre două chiriaşe care

se pare că nu au respectat în totalitate contractele de închiriere încheiate de Primăria oraşului

Luduş.

Discuţii aprinse

Mai întâi, consilierul Ioan Rad a vrut să ştie dacă cele două chiriaşe au fost înştiinţate de faptul
că pierd contractele de închiriere. „Da, au primit comunicări”, a răspuns jurista Anca Bungardi.
„Cele două apartamente nu sunt locuite, dar chiriaşele îşi plătesc obligaţiile”, l-a informat
directorul APL şi ADP Anca Morar pe consilierul Cornel Ercean. Tonul discuţiei a devenit mai
ridicat când a intervenit Ioan Bungardi: „Nu este corect să reziliem cele două contracte” la
care s-a raliat şi Gheorghe Puşcaş care a întrebat „dacă ancheta socială este corectă”.
Proiectul de hotărâre nu a trecut la vot pentru că Liviu Botezan, Cornel Ercean, Ioan Rad,
Daniel Şofron şi Maria Werzberger s-au abţinut, iar Ioan Bungardi şi Gheorghe Puşcaş au
votat împotrivă. „Luna viitoare vom face proiecte de hotărâre separate pentru cele două
apartamente, dar trebuie să respectăm clauzele contractelor de închiriere care sunt clare”, a
spus primarul Florin Urcan.

În concordanţă cu noile realităţi a fost modificată HCL nr. 163/2010 privind constituirea
Consiliului de Administraţie al Spitalului orăşenesc „Dr. Valer Russu” despre care vom relata în
curând. Fiind de actualitate a fost aprobat un regulament privind organizarea întâlnirilor elec-
torale în incinta Casei de Cultură „Pompeiu Hărăşteanu” şi în Căminele culturale din cartierele
Gheja şi Roşiori. După discuţiile purtate s-a convenit ca întâlnirile electorale să nu fie taxate,
dar sonorizarea să se asigure la tariful de 70 lei/întâlnire, iar programarea să se facă cu cinci
zile înainte de desfăşurarea activităţilor. Printre proiectele de hotărâre importante, amintim
participarea oraşului Luduş la „Programul de stimulare a înnoirii Parcului auto naţional” şi
aprobarea organigramei şi statului de personal pentru aparatul de specialitate al Primarului
oraşului Luduş.

A fost luată în discuţie o cerere interesantă venită din partea doamnei Lenuţa Sidea în legătură
cu atribuirea numelui de Man Leonte Nicolae, erou al evenimentelor din 1989, unei străzi din
cartierul Gheja. Subiectul este mai complicat decât se pare şi vom reveni cu alte amănunte…

Ioan A. Borgovan
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Lorand-Edmond Iszlai (2012-04-23 08:16:02)
Din cate am citit in articol a fost doar o ploaie razleata... alt articol cu titlu pompos si informatii care il
contrazic. Felictari Punctul!(sarcastic fiind)

1.4.89 Super-senzații, super-motoare la SMAEB 2012 (2012-04-23 08:05)

Iubitorii de motoare pe două roți au fost așteptați, la sfârșitul săptămânii trecute, la cea
de-a X-a ediţie a Salonului de Motociclete, Accesorii şi Echipamente Bucureşti /SMAEB/ 2102.

Noutatea din acest an a fost BMW Group, BMW Motorrad şi Husqvarnaau prezente împreună,
la standul comun de 260 mp, unde au fost expuse 35 de motociclete, din care şase în premieră
naţională. Astfel, la SMAEB au debutat două modele noi - S 1000 RR şi F 800 R, precum şi trei
ediţii speciale - G 650 GS Sertao, R 1200 GS Rallye şi K 1300 R. Totodată, la standul Husqvarna
Motorcycles au fost expuse zece motociclete, cea mai importantă premieră pentru producător
fiind modelul NUDA 900 R. În plus, a fost expusă şi gama de motociclete pentru copii, juniori şi
entry-level de 125 mc care pot fi conduse cu permis A1 pentru categoria de vârstă 16-18 ani.
BMW Motorrad ocupă prima poziţie pe piaţa locală de motociclete de peste 500 cmc cu o cotă
de piaţă de 35 %. Performanţa se datorează şi unicului dealer, Automobile Bavaria Group, cel
care şi-a extins în 2011 portofoliul de mărci cu Husqvarna Motorcycles în dublă calitate de
importator şi dealer, reuşind astfel o creştere importantă de volum în anul precedent.

Ediţia s-a desfășurat la Romaero Băneasa, participând peste 50 firme ce au expus pe o
suprafaţă de aproximativ 10.000 mp. În aceeaşi perioadă, în spaţiul exterior al Romaero, s-a
desfășurat cea de-a treia ediție a Expobike - Salonul de Biciclete şi Accesorii 2012, precum şi
Tatto Show, Stunt Show şi ScooterCup.

Husqvarna Motorcycles, legendarul producător de origine suedeză cu o istorie de 109 ani,
produce motociclete de clasă motocross, enduro şi supermoto. Divizia moto a grupului suedez
Husqvarna a fost cumpărată în anul 1987 de producătorul italian de motociclete Cagiva. În
anul 2007, BMW Group a preluat Husqvarna Motorcycles. Compania funcţionează în contin-
uare în uzina din localitatea Varese, Italia. Potrivit datelor oficiale ale BMW Group România,
în 2011 au fost livrate pe plan local 72 de motociclete, în creştere cu 4 % faţă de anul anterior.

Cristina Vancea
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1.4.90 De la Tîrgu-Mureș la Piatra Neamț: volei cu performanță
(2012-04-23 08:08)

Echipa de volei feminin CSU Medicina Tîrgu-Mureş s-a impus săptămâna trecută pe teren
propriu, cu scorul de 3 la 1, în faţa formaţiei Unic Piatra-Neamţ, în cadrul primului meci din faza
a doua a play off-ului Diviziei A1, pentru ocuparea locurilor 5-6. Voleibalistele mureşene au
etalat un joc în forţă în primele două seturi pe care le-au câştigat cu 25 la 17, respectiv 25 la 15.

În setul al treilea, elevele antrenorului Luka Valerijan s-au poticnit şi au pierdut cu 27 la 29,
dar ambiţia de a câştiga a fost demonstrată în setul patru, care a fost câștigat cu 25 la 14.
Antrenorul mureşencelor, Luka Valerijan, s-a declarat mulţumit de prestaţia fetelor: „Am
avut timp să ne antrenăm. S-a observat că nu am avut sărbători, pregătindu-ne în continuu
pentru acest joc şi am demonstrat-o în ultimul set când efectiv ne-am umilit adversarele.
Jucătoarele au respectat destul de bine sarcinile tactice. Era timpul revanşei, mai ales că
Unic ne-a învins de două ori în acest sezon. Va fi un duel interesant duminică la Piatra-Neamţ”.

Preşedintele onorific al echipei CSU Medicina, Constantin Copotoiu, a declarat faptul că „a fost
un joc frumos între două echipe de valori apropiate, însă la noi s-a observat plusul de tinereţe
şi dorinţa de a învinge. Pot spune că mă bucur de această victorie. Este prima bătălie dintr-un
război, adică două din trei pentru ocuparea poziţiei a cincea”.

Al doilea joc se va disputa în această săptămână, miercuri, 25 aprilie, la Piatra Neamţ. În
caz de egalitate la victorii, Sala UMF „Anton Pongracz” va găzdui partida decisivă duminică,
29 aprilie. Pentru CSU Medicina au evoluat: Salaoru, Ciocian, Tsvetanova, Iancu, Jovanovic,
Nechiti, respectiv Ivanof, Pintea, Cazacu, Trică, Chiţigoi şi Foca.

Cristina Vancea

Imene (2012-05-22 07:58:49)
Alteta,Imi pare foarte rau ca nu am fost prtnezea la lansare cartii Provizoratul istoric . Din pacate am
citit doar azi blogul dumneavoastra datorita lipsei de timp. As fi vrut foarte mult sa fiu prtnezea la
acest eveniment, astept de mult timp sa va cunosc si sper ca o sa reusesc in curand.Va admir foarte
mult munca si va doresc multa putere sa continuati activitatile dumneavoastra.

1.4.91 Maeștrii informaticii la Tîrgu-Mureș (2012-04-23 08:12)

La sfârșitul săptămânii trecute s-a desfășurat la Tîrgu-Mureș cel mai important concurs
de informatică din țară. Mai multe detalii am primit de la Marius Dumitran, președintele
concursului Algoritmiada, organizat de Asociaţia Info Arena: „Asociația Info Arena este o
organizație menită să pregătească tinerii în informatică, în programare. A fost creată în 2003
de un elev de liceu, din Bârlad. Este un ONG ai cărei membri sunt în general studenți și elevi
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foști olimpici la informatică. Anul acesta concursul se desfășoară la Tîrgu-Mureș, la Colegul
Național „Al. Papiu Ilarian”, unde ne-am bucurat și de sprijinul domnului director Bui Simion.
Concursul se desfășoară din 2006, anual. În acest an au fost 450 de concurenți, la patru
categorii de vârstă (clasele V-IX, clasa a X-a, clasele XI-XII și open – fiindcă pot participa și
profesori sau programatori. În finală au ajuns 40 de concurenți. La concurs participă cam toții
premianții la faza națională a olimpiadei de informatică, ceea ce face ca Algortimiada să fie
cel mai puternic concurs de informatică din țară. De-a lungul timpului acest concurs a fost
pentru mulți tineri o rampă de lansare pentru intership-uri în străinătate la companii de profil”.

A doua zi după finala Algortimiadei s-a desfășurat la Colegiul Național „Al. Papiu Ilarian”, un
alt concurs, numit Info Arena Cup, la care au participat pe lângă cei 40 de concurenți din finală
și două echipe din Tîrgu-Mureș (formate din elevi de la Colegiile Papiu și Unirea) și echipa
națională a Elveției. Premiile totale au fost de aproximativ 11.000 de lei.
„Vineri s-a desfășurat prima ediție a concursului internațional pe bază de invitație Infoarena
Cup. Printre participanții de anul acesta se numără Echipa Națională a Elveției, toți finaliștii
Algoritmiadei, echipa Colegiului Național „Al. Papiu Ilarian” Tîrgu-Mureș și echipa Colegiului
Național „Unirea” Tîrgu-Mureș. Proba a constat în rezolvarea a trei probleme de natură
algoritmică, cu un grad ridicat de dificultate - de nivelul olimpiadelor internaționale - pe
parcursul a 5 ore (9:30 - 14:30).

Rezultatele au fost echilibrate, având în același timp și un factor surpriză: cu toate că la
concurs au participat atât elevi de liceu, cât și studenți și angajați (cel mai în vârstă participant
având 30 de ani), locurile 1, 2 și 3 au fost obținute de către trei elevi, din clasele a XI-a, a X-a
și a IX-a, toți trei membri ai Lotului Național de Informatică. Setul de probleme s-a dovedit a fi
bine ales, deoarece fiecare dintre cele trei probleme a fost rezolvată complet de cel putin un
competitor, dar nimeni nu a reușit să le rezolve integral pe toate trei, punctajul maxim fiind
de 230 de puncte (din 300).

În după-amiaza zilei de vineri concurenții au compensat stresul și emoțiile de dimineață cu
activitățile pregătite de către echipa Infoarena: fotbal, karting și tenis de masă, iar seara,
începând cu ora 19:00, a avut loc festivitatea de premiere”, ne-a declarat Cezar Mocan, elev
în clasa a XII-a și membru al echipei Infoarena.

Vasile Dancea

1.4.92 S-a pornit morișca (2012-04-23 08:14)

E deja desuet să spui că a început campania electorală, așa că nu mă repet, ci vreau să
spun că a început etapa grețoasă a ei. Adică afișajul electoral ilegal, declarațiile rău-voitoare
și total pe lângă simțul realității, răsturnările de situație regizate etc.
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De pildă, săptămâna trecută am aflat că județul Mureș riscă să devină o imensă groapă plină
de gunoaie (sic! să fie cu dublu sens). Carevasăzică, să nu mai avem unde să ne depozităm
deșeurile, că cineva a făcut într-un fel, altcineva a dres în alt fel etc. Basme lipsite de relevanță.
Proiectul de management integrat al deșeurilor e unul cu finanțare europeană, e în derulare,
e bine și relativ sănătos. Mai mult, el nu e implicat în campania electorală, la fel cum nici
funcționarii care-l derulează nu sunt.

Apoi pe la mijlocul săptămânii apare buba unor afișaje electorale, care după lege în această
perioadă ar fi ilegale. Și sunt. Și ilegale și izbitor de tâmpite, cu un mesaj țintit parcă direct
către omul de tip control de Siletina, tatuat cu stema FCM pe umăr. Discuția însă n-are
legătură cu acest aspect, ci problema e dacă e sau nu e legal? Dar nici măcar în această
discuție argumentele nu și-au mai făcut loc. Discuția s-a mutat pe tărâmul lui „ba pe-a mă-tii”
și acolo a rămas.

Pe de altă parte, teme cu adevărat importante, cum ar fi dezbaterile pe Planul Urbanistic
General lasă flască orice posibilă tresărire a politicianului de Mureș. Subiectul, extrem de
important, dar pe de altă parte și extrem de greu disecat și transmis publicului, a rămas orfan
de purtători de mesaj.

Asta e latura întunecată și malefică sau, dacă vreți, rezultatele muncii asidue pe pogonul
populismului, muncă depusă de politicianul românul, de la neo-comunistul purtător de bască
de la începutul anilor ‘90, până la neo-dobitocul care nu mai are nici o noțiune despre ceea
ce înseamnă politică de acum. Iar acum e o perioadă în care le place să învârtă morișca și să
arunce în dânsa cu, mă scuzați!, rahat.

Cătălin Hegheș

1.4.93 Coduri depăşite, dosare în labirint (2012-04-23 08:26)

La Curtea de Apel Tîrgu-Mureș labirintul dosarelor şi procesele interminabile sunt cauzate
de procedura extrem de complicată prin care se poate tergiversa soluționarea unei cauze, și
până la 11 ani. Florin Dima, președintele Curții de Apel Tîrgu-Mureș, a explicat în trecut că
actualul Cod de procedură civilă este complet depășit și era depășit chiar și pentru perioada de
dinainte de 1989. „Noi am vrea procese care încep lunea și să se termine joia, dar procedura
nu prevede faza pregătitoare în care se fie adunate probele. În procedura civilă, și nu numai,
cel mai mult durează faza de administrare a probelor. De la înregistrare până la primul
termen durează o lună, apoi primele termene se amână, întrucât una dintre părți dorește să își
angajeze apărător. Apoi o nouă amânare pentru studierea întâmpinării, apoi citarea martorilor
- care de multe ori refuză să se prezinte termene la rând -, apoi administrarea de probe. Prin
amânarea a patru-cinci termene se ajunge la un an. Nu întotdeauna părțile au interesul de a
administra probele”, explică judecătorul.
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În opinia magistratului, ineficiența sistemului judiciar român constă în regulile stabilite prin

procedură, o procedură considerată extrem de greoaie, din cauza legislației schimbătoare, în

special în domeniul proprietății, dar și a diverselor acte normative care se bat cap în cap.

Practici neunitare

O altă problemă care duce la nesoluționarea multor cazuri penale este absența unei practici

unitare a instanțelor. „Singura care poate să unifice practica instanțelor este Înalta Curte de

Casație și Justiție, care poate să promoveze un recurs în interesul legii și să reglementeze cum

trebuie judecat acest proces. Dar procedura până la acest punct este foarte greoaie. Deja

s-au dat nenumărate hotărâri care sunt contrare. Din păcate, pentru România, care nu-și

poate asigura o practică unitară, este expusă unui alt tip de condamnări la Curtea Europeană.

CEDO spune, bazându-se pe Convenție (Convenția Europeană pentru Drepturile Omului - n.r.),

că tu ai obligația să îi asiguri unui cetățean un proces echitabil. Ei înțeleg, printre altele, că în

situații identice să dai și soluții identice”, a declarat Florin Dima. În plus, preşedintele Curţii

de Apel Mureş a susținut că statul român a fost deja condamnat la CEDO tocmai pentru că nu

a fost în măsură să asigure o practică unitară. Însă, acest lucru este destul de dificil în limitele

legislației. „Toate Curțile de Apel sunt obligate să discute și să dezbată cu toți judecătorii ceea

ce înseamnă practica unitară, pentru a împiedica, astfel, situații de același gen: adică în cazuri

identice, hotărâri diferite. Durata mare, nesiguranța hotărârii sunt principalele probleme ale

sistemului judiciar românesc” - a completat Florin Dima.

Lipsa experţilor

O altă problemă care duce la încetinirea sistemului judiciar şi chiar la blocarea anumitor dosare
este lipsa experților judiciari. Numeroasele dosare nesoluționate sunt legate de încetineala cu
care se efectuează expertizele judiciare, iar în celelalte domenii de volumul de activitate pe
care îl are fiecare judecător în parte. „Au fost aplicate mai multe amenzi experților judiciari,
cei care n-au reușit să depună la termenul stabilit de instanța de judecată aceste lucrări. Din
păcate, numărul foarte mic al experților i-a împiedicat pe aceștia să le efectueze, iar amenzile
practic nu au făcut altceva decât să le scadă veniturile pe care ar trebui să le obțină din
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onorarii”, a declarat Florin Dima.

Astfel, deşi magistraţii sunt obligați să dea termene lună de lună, conform legii, oamenii vin
degeaba la proces întrucât expertizele nu sunt efectuate. Niciunul dintre cei intervievaţi nu
a pomenit bine sau rău despre oamenii care lucrează efectiv, adică magistraţii, dacă sunt
sau nu competenţi, de parcă actul de justiţie se înfăptuieşte singur. Niciunul nu a pomenit
despre fondurile aruncate pe geam pentru a înfăptui justiţia. Niciunul nu a pomenit despre
neajunsurile materiale sau despre restricţiile în ceea ce priveşte personalul.

În aceste condiţii, de a teoretiza actul de justiţie şi cam atât, nu ne mirăm că trăim într-o ţară
în care 6 % din cauze sunt soluţionate cu rechizitorii, mult mai puţine cu condamnări şi, în final,
cu condamnări la CEDO de la Strasbourg pentru că magistraţii nu şi-au făcut treaba bine, iar
contribuabilul român – acela care vrea să îl tragă în piept pe magistrat, conform celor inserate
mai sus, sau acela neştiutor sau acela care e reclamagiu de profesie – suportă incompetenţa,
erorile judiciare – tot umane şi acestea – etc. Nu ne mirăm că avem codurile pe care le avem,
cu acest imobilism instituţional. Nu ne mirăm nici că avem justiţia pe care o avem...

Ligia Voro, Catalin Hegheş, Vasile Dancea

1.4.94 Justiţia. Cooperativa munca în zadar (2012-04-23 08:31)

Nici 10 la sută din faptele cercetate de către procurorii civili mureşeni, fără a le socoti pe

cele instrumentate de către anchetatorii DNA şi DIICOT, nu se finalizează cu un rechizitoriu.

Dintre acestea, mult mai puţine se încheie cu o condamnare. Totuşi, fiecare dosar de urmărire

penală îl costă pe contribuabilul român bani frumoşi, iar, în multe situaţii, dreptatea se lasă

îndelung aşteptată. Cât de eficient este sistemul românesc de justiţie, aflaţi mai jos.

Matematic

... cifrele sunt cel mai bun indicator al performanţei unei structuri, în cazul nostru judiciare. În

2010, la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Tîrgu-Mureş au fost înregistrate 25.793 de cauze,

împărțite astfel: 342 activitatea proprie, 18.074 la Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureș și

7.377 la cel din Harghita. Dintre acestea doar 1.588 s-au transformat în rechizitorii care au
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fost trimise apoi în judecată, după cum urmează: două la Curtea de Apel, 937 Tribunalul Mureș

și 649 Tribunalul Harghita. Asta înseamnă că doar 6 % din dosarele instrumentate de către

procurori, ajung mai departe în fața unui judecător transformându-se într-un dosar. Situația e

relativ aceeași în 2011. Pe parcursul anului trecut s-au înregistrat un număr total de 23.708 de

cauze, din care: 539 activitate proprie, 15.876 Tribunalul Mureș și 7.293 Tribunalul Harghita.

Dintre acestea, doar 1.690 au dat naștere unor rechizitorii, împărțite astfel: 12 la Parchetul de

pe lângă Curtea de Apel, 1.071 la Tribunalul Mureș și 607 la Tribunalul Harghita. Explicaţiile

pentru munca aceasta în zadar, care înseamnă antrenarea unui număr mare de poliţişti ce

lucrează sub supravegherea procurorului, de procurori, de experţi etc. ar fi multiple. Dacă

sunt sau nu satisfăcătoare, pot aprecia cititorii.

Fapta nu există

O primă explicaţie ar fi că nu în toate dosarele se poate proba infracţiunea, nu în toate aceasta
există. «În primul rând, nu toate cauzele în care s-au depus plângeri sau chiar și cele în care au
fost sesizări din oficiu, nu în toate se poate dovedi săvârșirea unei infracțiuni. Sunt foarte multe
plângeri făcute din motive neîntemeiate, motive personale pe care le are o persoană față de
alta, la un moment de supărare. Iar apoi, după ce se fac verificări se stabilește, fie că este neîn-
temeiată, fie nu se pot proba faptele reclamate. Aici, din păcate există un număr de persoane
care deja sunt cunoscute la noi, așa- zișii reclamagii, care tot timpul reclamă pe cineva. Pentru
ei a devenit foarte firesc, dar pe noi efectiv ne deranjează pentru că e un volum de activitate:
să faci cercetări, verificări, ca mai apoi să-ți dai seama că de fapt e o plângere lipsită de temei.
Iar acest timp l-am putea folosi mai bine în instrumentarea unor cauze serioase, cu infracțiuni
grave», ne explică procurorul general al Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Tîrgu-Mureş,
Petru Dan. E posibil să fie multe situaţii de acest gen, dar nu ne iese din minte procentul
de 6 % cauze soluţionate cu rechizitorii. Dar să mergem mai departe cu explicaţiile. „O altă
situație este în cauzele în care nu s-au putut descoperi autorii. Posibilitățile de investigație
sunt limitate uneori, când nu avem niciun punct de plecare, nimic de exploatat. Cauza rămâne,
iar uneori întâmplător descoperim autorul, dar alteori niciodată. Iar acelea sunt cauze în-
registrate, dar care nu ajung să fie finalizate în instanță cu rechizitoriu", ne-a arătat Petru Dan.

Această problemă s-ar putea atenua prin modificarea codurilor şi prin statuarea că în cazul

unei crime spre exemplu, fapta nu se prescrie niciodată. Iar căutarea autorilor ar continua

până la elucidarea cazului. Mai mult, periodic, procurorii sunt obligaţi să întreprindă acte în

dosarul respectiv. Ceea ce sperăm că se şi întâmplă, neavând cum să verificăm, urmărirea

penală fiind secretă. Teoretic.
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Joaca la parchet

Cauzele numărului redus de dosare care ajung să fie judecate în instanţă ţin şi de cultura
juridică a mureşenilor. Unii folosesc parchetul drept un mijloc de a-şi rezolva conflictele. „Mai
este încă un aspect care este deranjant pentru noi. Sunt cauze de natură civilă, în care o parte
care are interes să-și rezolve un drept în instanță, pentru a evita niște taxe care trebuiesc
plătite în procesul civil, fac plângeri penale în ideea că poate penalul stabilește ceva și cu asta
își lămuresc ei problemele cu oamenii cu care au diferite afaceri sau ajung la neînțelegeri. În
aceste situații stabilim că fapta nu este de natură penală, ci este de natură civilă și persoanele
respective trebuie să se adreseze la instanțele civile», completează procurorul general.

Alţii justiţiabili însă nu ştiu unde ar trebui să se adreseze şi încearcă la parchet. Chiar dacă
plângerea nu este de competenţa parchetului, aceasta apare ca înregistrată şi la parchet.
«Sunt multe cazuri de acest gen și de aceasta apare această diferență mare între numărul
cauzele cu care suntem sesizați și numărul persoanelor care ajung efectiv să fie trimise în
judecată", spune Petru Dan.

Acesta recunoaşte că nici poliţiştii nu sunt vinovaţi pentru soluţionarea a unui număr atât de

redus de cauze cu rechizitorii. „Nu se pune problema aici, decât într-o foarte mică măsură, că

cercetările făcute de către organele de poliție nu sunt bune, pentru că noi când constatăm că

o cauză nu este lămurită, noi o restituim. Codul Penal ne permite acest lucru și atunci noi o

restituim organului de poliție cu îndrumări și la arătăm ce trebuie să facă, stabilim și termene

și atunci se fac cercetări în completare, iar pe urmă primim cauza înapoi. Dar acestea sunt

foarte puține", încheie şeful Parchetului de pe lângă Curtea de Apel Tîrgu-Mureș lista de cauze.

După cum observaţi nu apare nicăieri vreo cât de mică îndoială asupra activităţii procurorilor.

Cauzele sunt în întregime exterioare.

Despre transparenţă

Dacă ne-am lămurit cu parchetul, cu procesele nu am făcut-o nici până azi, după ce ne-a
luat vreo trei săptămâni să discutăm o dată cu preşedintele Curţii de Apel Tîrgu-Mureş,
care, nu-i aşa, este o persoană extrem de ocupată? Ne-ar fi interesat din cele 1600 de
rechizitorii cu care au fost sesizate instanţele – Tribunalul Mureş, Tribunalul Harghita şi Curtea
de Apel Tîrgu-Mureş - în 2010, câte au fost soluţionate. Sau din anii anteriori. Cum nu
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avem până la această oră o statistică oficială din partea Curţii de Apel Tîrgu-Mureş, discutăm
teoretic doar despre tergiversarea dosarelor în instanţă, care aşa cum vă vom arăta mai jos
nu are decât o legătură tangenţială cu judecătorii, ci sunt imputabile tot unor cauze exterioare.

Ligia Voro, Vasile Dancea, Cătălin Hegheş

1.4.95 Arafat cetățean de onoare la Sîngeorgiu de Mureş (2012-04-24 09:40)

Doctorul , a anunţat primarul localităţii, Sofalvi Szabolcs, într-un comunicat de presă.
Potrivit primarului, alături de dr. Raed Arafat, vor mai primi titlul de cetăţean de onoare al
comunei Sîngeorgiu de Mureş şi medicul veterinar Aurel Mircea Roman, directorul societăţii
SC Semtest BVN şi dr. Markus Istvan, inginer agronom, doctor în ştiinţe agricole, profesor
universitar, cercetător şi consilier local.

Locuitorii comunei sărbătoresc cea de-a XVIII-a ediţie a Zilelor Sîngeorzene timp de o săp-
tămână, iar în cadrul acestora sunt organizate concerte şi competiţii sportive. De-a lungul
timpului Primăria Sîngeorgiu de Mureş a mai acordat titlul de cetăţean de onoare şi altor
personalităţi, printre care şi maiorului post-mortem Petre Tiberius Marcel, de la Batalionul de
Operaţii Speciale ’Vulturii’, ucis pe 3 aprilie 2009, într-un schimb de focuri, în Afganistan.

AGERPRES

1.4.96 Consiliere gratuită în vederea angajării (2012-04-24 13:28)

Peste 2.900 de angajaţi din toată ţara vor beneficia, până la jumătatea anului viitor, de
programe gratuite de consiliere şi asistenţă pentru dezvoltarea de abilităţi care să le ofere
siguranţa locului de muncă, în cadrul proiectului european ’Creşterea nivelului de calificare a
persoanelor angajate pe piaţa muncii, alternativă la şomajul determinat de criza economico-
socială’. ’În cadrul proiectului sunt vizate a se consilia şi orienta 2.920 de persoane, iar
judeţul Mureş are în acest moment incluse în cadrul proiectului aproximativ 406 persoane,
urmând ca în perioada următoare, din câte am înţeles, să se mai înscrie persoane. Proiec-
tul se derulează pe o perioadă de 36 de luni, a început în iulie 2010 şi se desfăşoară până
în 30 iunie 2013’, a declarat, marţi, într-o conferinţă de presă, Ana Dulu, managerul de proiect.

Aceasta a arătat că judeţul Mureş este pe locul I din punct de vedere al interesului şi al
persoanelor participante în cadrul proiectului - în valoare de aproximativ 9 milioane de lei,
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finanţat prin POSDRU - şi că de aceea s-a luat decizia prezentării proiectului la Târgu Mureş.
Călin Orlando Cociş (foto), liderul Uniunii Judeţene CNSLR Frăţia Mureş şi coordonatorul Uniu-
nilor Judeţene din Regiunea de Dezvoltare Economică ’CENTRU’ a precizat, la rândul său, că
proiectul a avut ca activităţi etapa de analiză a pieţei muncii, o etapă de consiliere şi orientare
profesională şi una de organizare de cursuri de calificare şi recalificare. Acesta a subliniat că
până acum au fost derulate cursuri de agenţi de pază, lucrători în comerţ şi baby-sitter.

’Acest proiect este destinat persoanelor angajate în muncă, tocmai în ideea în care ne dorim
ca acei oameni care au parcurs aceste cursuri să fie mai competitivi pe piaţa forţei de muncă,
adică să îşi găsească mai uşor un loc de muncă în situaţia în care se vor afla în situaţia
unor concedieri sau chiar şi pentru a-şi putea schimba locul de muncă, pentru un salariu mai
mare sau pentru locuri de muncă mai bune (...) Aceste meserii sunt tot mai căutate pe piaţa
forţei de muncă - agenţi de pază, lucrători în comerţ - în condiţiile în care comerţul de nivel
industrial, să spunem s-a dezvoltat foarte mult şi în judeţul Mureş iar meseria de baby-sitter
iarăşi este o meserie care tot mai mult va fi căutată în piaţa forţei de muncă’, a arătat Cociş.
Liderul sindical a spus că în judeţul Mureş au fost consiliaţi şi orientaţi profesional circa 250 de
salariaţi prin acest proiect, între care 100 au participat la cursuri de formare profesională.

Acesta a precizat că CNSLR Frăţia Mureş a mai participat într-un proiect similar, care a vizat
calificarea şi recalificarea muncitorilor, de care au beneficiat în jur de 600 de persoane. ’Deci
în judeţul Mureş CNSRL Frăţia a organizat cursuri de calificare şi recalificare pentru circa 700
de angajaţi. Este un număr record în judeţul Mureş şi din informaţiile pe care le am suntem
judeţul care, în cadrul celor două proiecte, am organizat cele mai multe cursuri de calificare
din ţară’, a subliniat Călin Orlando Cociş.

AGERPRES

1.4.97 Strângere de semnături pentru autodeterminare (2012-04-24 13:32)

Preşedintele Consiliului Naţional Secuiesc (CNS), Izsak Balazs (foto), a anunţat, marţi, într-o
conferinţă de presă, că organizaţia a lansat o pagină web pe care se pot înscrie voluntari
din ţările Uniunii Europene care doresc să participe la adunarea semnăturilor de susţinere a
iniţiativei cetăţeneşti la nivel european privind autodeterminarea minorităţilor.

Acesta a spus că deşi pagina web a fost deschisă în urmă cu o zi, pe aceasta s-au înscris deja
peste 50 de voluntari, majoritatea din Ungaria şi România, dar şi din Suedia, Marea Britanie
şi Spania. ’De la 1 aprilie se aplică Regulamentul 211 al Uniunii Europene privind iniţiativa
cetăţenească de nivel european. Practic, primul pas ar fi înaintarea propunerii Comisiei
Europene şi după înregistrarea iniţiativei poate fi începută strângerea semnăturilor din cel
puţin 7 state ale UE (...) Evenimentul nou este lansarea organizării strângerii voluntarilor pe
internet. Am deschis o pagină web la adresa www.nationalregions.eu unde se pot înscrie toţi
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cei care vor să ne ajute’, a spus Izsak.

Liderul CNS şi-a exprimat speranţa ca în următoarele luni să poată fi adunaţi suficienţi
voluntari pentru ca în cursul lunii septembrie iniţiativa să poată fi înregistrată la Comisia
Europeană. Izsak a spus că iniţiativa se referă la protecţia acelor regiuni europene care se
caracterizează prin tradiţii, limbii şi cultură aparte, care le disting de regiunile înconjurătoare
şi că ’această iniţiativă se extinde la acele regiuni care sunt locuite de aceste colectivităţi pe
care literatura anglo-saxonă le numeşte naţiuni substatale’. El a precizat că cele 1 milion de
semnături din cel puţin şapte state ale Uniunii Europene trebuie adunate în termen de un an
de la înregistrarea iniţiativei la Comisia Europeană. ’Nu există o hotărâre în această privinţă
dar sunt păreri că e bine să ţintim cel puţin 9 state, ca din 7 să avem în mod sigur. Este
posibil să mergem pe ideea să încercăm din 9 sau 10 state: România, Slovacia, Ungaria, Italia,
Spania, Marea Britanie, Olanda, Belgia, Franţa. Din România, numărul minim este de 24.000,
dar sper să strângem cel puţin 200.000, 200-300.000. dacă adunăm aceste numere minimale
nu se ajunge, e departe de 1 milion. Nu e suficient ca din 7 ţări să facem faţă baremului minim.
Ţara în care nu se atinge pragul nu se ia în considerare’, a precizat acesta.

AGERPRES

1.4.98 90 de cazuri de muncă la negru în 2 săptămâni (2012-04-24 13:40)

[1] În urma controalelor efectuate în ultimele două săptămâni de Inspectoratul Teritorial
de Muncă (ITM) Mureş în domenii precum prestări servicii, comerţ şi producţie au fost depis-
tate 90 de persoane care munceau fără forme legale, potrivit unui comunicat de presă al
instituţiei. ’Controalele au vizat combaterea muncii la negru, reducerea evaziunii fiscale şi
respectarea prevederilor legale referitoare la securitatea şi sănătatea în muncă a angajaţilor
(...) Serviciul Control Relaţii de Muncă a efectuat 44 de controale având ca scop depistarea
muncii nedeclarate, care au avut ca rezultat depistarea a 90 persoane ce lucrau fără forme
legale. În urma controalelor, inspectorii ITM Mureş au sancţionat, în total, 24 angajatori, dintre
care doi angajatori pentru muncă la negru. De asemenea, a fost întocmită o sesizare către
Parchetul Târgu Mureş, de constatare a infracţiunii pentru primirea la muncă a mai mult de
cinci persoane fără contract individual de muncă’, se arată în comunicatul ITM Mureş.

În domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă, în acelaşi interval, inspectorii ITM Mureş au
efectuat 26 de controale, în urma cărora au fost constatate 36 deficienţe, au sancţionat
16 angajatori şi au aplicat 20 sancţiuni contravenţionale, din care 18 avertismente şi două
amenzi, valoarea totală a amenzilor ridicându-se la 28.000 de lei. În perioada de referinţă
s-au înregistrat patru accidente soldate cu incapacitate temporară de muncă.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/51134ekuymnybxz.jpg
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1.4.99 Conferință la Tg. Mureș pe tema impactului bibliotecilor
(2012-04-24 13:43)

Palatul Culturii din Târgu Mureș va găzdui, în perioada 26-28 aprilie, Conferința ANBPR
BiblioPublica 2012, cu tema Impactul transformator al bibliotecii publice în comunitate.
Deschisă tuturor celor interesați de domeniul biblioteconomic, dar și celor care intuiesc rolul
și implicațiile instituției de bibliotecă în evoluția comunității, această ediție se anunță a fi cel
mai important eveniment de profil al acestui an.

„Asociația noastră investește mare parte din eforturile sale organizaționale în consolidarea
relației bibliotecă-utilizatori. Prin calitatea serviciilor, calificarea personalului bibliotecar și
valențele complexe ale muncii noastre, transformările benefice influențează, însă, în mod
favorabil comunitatea, în ansamblul său. În plus, prin impulsul dat dezvoltării bibliotecilor
de programul Biblionet, acestea au redevenit o pârghie importantă în extinderea progresului
cultural, tehnologic și social”, a declarat Doina Popa, Președintele ANBPR.

Ca în fiecare an, luna aprilie reprezintă pentru bibliotecarii români un adevărat festival de
manifestări profesionale prilejuite de Ziua Bibliotecarului, sărbătorită în data de 23 Aprilie,
precum și Săptămânii Naționale a Bibliotecarilor. Conferința de la Târgu Mureș încununează,
simbolic, această suită de evenimente.

„La această ediție a Conferinței BiblioPublica aducem în discuție importanța bibliotecilor în pro-
cesul dezvoltării comunitare, precum și instrumentele prin care putem valorifica mai eficient
potențialul și infrastructura acestora. Există mai multe perspective – toate la fel de interesante
– în care biblioteca publică poate genera schimbare și evoluție la nivelul comunității. Specialiștii
noștri, prezenți la eveniment, precum și invitații de peste hotare vor dezbate și fundamenta
fiecare dintre aceste idei de implicare”, a declarat Ioana Crihană, Directorul Executiv al ANBPR.

Asociaţia Naţională a Bibliotecarilor şi Bibliotecilor Publice din România (ANBPR) este cea mai
reprezentativă organizaţie profesională a bibliotecarilor din bibliotecile publice. Raţiunea de
a fi a acestei organizaţii este aceea de a coagula, într-o formă de asociere pe plan naţional,
aşteptările, nevoile şi interesele celor care, prin profesie, preocupări şi atribuţii susţin profesia
de bibliotecar, dezvoltarea biblioteconomiei şi a ştiinţelor informării şi documentării.

Sursa: Biblioteca Județeană Mureș
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1.4.100 Discriminare a calendarului alegerilor? (2012-04-25 13:44)

Copreşedinta Ligii Pro Europa, Smaranda Enache, a reclamat miercuri, într-o conferinţă de
presă, o ’discriminare a calendarului alegerilor locale’ în privinţa candidaţilor independenţi,
însă Biroul Electoral JudeţeanMureş susţine că toţi candidaţii beneficiază de un tratament egal.

Enache a spus că nu a realizat cât de discriminatorie este Legea Alegerilor Locale până
nu a decis să candideze independent la Primăria Târgu Mureş şi că, dacă nu va reuşi să îşi
înscrie candidatura, va acţiona Guvernul în judecată şi apoi se va adresa Curţii Europene
a Drepturilor Omului. ’Ne găsim într-o situaţie deosebit de dificilă, cei care candidăm inde-
pendenţi la funcţiile administraţiei publice locale la 10 iunie 2012. Una din dificultăţile este
aceea că, printr-un concurs de împrejurări calendarul şi datele de depunere ale semnăturilor
creează o discriminare a candidaţilor independenţi. Ultima zi lucrătoare, înaintea depunerii
candidaturilor, conform calendarului Guvernului României, este vineri, 27 aprilie. Un candidat
independent are interesul şi este sub presiunea strângerii de semnături, 2 % din numărul total
al votanţilor unei circumscripţii electorale - cifră dublă faţă de recomandările Comisiei de la
Veneţia (...) Problema este că data de 1 mai, fiind nelucrătoare, notariatele care ar trebui
să legalizeze respectivele liste de semnături (...) Din data de 27 aprilie de fapt i se închide
drumul către candidatură’, a susţinut aceasta.

Smaranda Enache a spus că pentru patru zile ’va fi obstrucţionată depunerea candidaturilor
celor independenţi’, deoarece nu îşi vor putea legaliza cele trei copii ale listelor cu semnături.
Preşedintele Biroului Electoral Judeţean Mureş, Alin Lazăr, a declarat la rândul său că termenul
limită de depunere a candidaturilor este data de 1 mai, pentru toţi candidaţii - independenţi,
pe liste de partid sau pe cele ale alianţelor - şi că cele trei copii ale listelor de semnături de
susţinere pentru candidaţii independenţi nu trebuie legalizate de niciun notariat. Alin Lazăr
a spus că, potrivit legii alegerilor, fiecare candidat independent trebuie să se prezinte cu
lista de semnături în original, cu trei copii după acesta şi să dea doar o declaraţie pe propria
răspundere. În aceste condiţii, preşedintele BEJ Mureş a susţinut că depunerea candidaturilor
se va încheia pentru toată lumea pe data de 1 mai, ora 00.00.

AGERPRES

1.4.101 Program de instruire gratuită a managerilor (2012-04-25 13:50)

Asociaţia Patronilor şi Meseriaşilor Cluj, a lansat miercuri, la Târgu Mureş, programul
’PERFORM - Performanţă managerială în IMM-uri’, destinat persoanelor cu funcţii de răspun-
dere din Întreprinderile Mici şi Mijlocii din Regiunea VII Centru. Preşedintele Asociaţiei
Patronilor şi Meseriaşilor Cluj, Augustin Feneşan, a declarat, într-o conferinţă de presă, că
programul ’PERFORM - Performanţă managerială în IMM-uri’, este cofinanţat de Uniunea
Europeană şi Guvernul României şi este accesibil tuturor companiilor care implementează
procese de proiectare şi inginerie a produselor. ’Ideea a pornit din necesitatea de a insista
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pe resursele umane. Nu mai avem forţă de muncă nici ieftină, nici de calitate. Acest pro-
gram se adresează managerilor de firme, este foarte util şi aduce valoare adăugată, se va
concretiza nu doar cu o diplomă, ci într-un proiect în întreprindere’, a arătat Augustin Feneşan.

Preşedintele asociaţiei a spus că persoanele cu funcţii de conducere dintr-o companie pot
beneficia gratuit, prin acest program, de training şi consultanţă - care în mod obişnuit ar
costa în jur de 1.000 de euro - iar după cursul de 10 zile, trainerii oferă asistenţă pentru
proiectele dezvoltate în cadrul firmelor. Feneşan a arătat că programul presupune o investiţie
de aproximativ 11,2 milioane de lei în dezvoltarea competenţelor şi cunoştinţelor managerilor
şi angajaţilor cu rol operaţional din industria românească din regiunile Nord-Vest, Nord-Est,
Centru, Sud, Vest şi Bucureşti-Ilfov şi are o durată de 3 ani. Potrivit acestuia, programul a fost
lansat în urmă cu un an, că există deja absolvenţi, care au în implementare proiecte legate de
dezvoltarea de produs, în domenii legate de ingineria industrială, precum metalurgia.

AGERPRES

1.4.102 Cociș reclamă jaful de la Loterie (2012-04-26 07:52)

Într-o scrisoare deschisă adresată președintelui Traian Băsescu și premierului Mihai Răzvan
Ungureanu, președintele executiv al sindicatului din Loteria Română reclamă prejudiciile aduse
de actuala conducere a instituției și condamnă intențiile de reduceri drastice de personal.
Textul scrisorii deschise precizează:

In ultimii trei ani, CN Loteria Romana SA a trecut printr-o perioada de regres iar
motivul de baza nu a fost criza economica ci o defectuoasa gestionare a resurselor
companiei. Loteria Romana a fost apreciata ani la rand ca cel mai cunoscut brand
romanesc si pana nu demult, cea mai profitabila companie de stat cu o puternica
implicare sociala. Este prea putin cunoscut faptul ca minim 60 % din profitul
companiei este destinat pentru constructia de locuinte pentru tineri, sali de de sport
si altele. De asemenea cca 60 % din veniturile companiei se intorc la populatie
sub forma de premii (in anul 2011 peste 150 milioane de euro). Responsabilitatea
sociala a companiei este manifestata doar in mediul extern al companiei nu si in
mediul intern (in relatia cu angajatii). In ultimii ani in perioada 2009 – 2011, castigul
salarial a fost inghetat la nivelul anului 2008 iar pentru anii 2012 si 2013 prin
reducerea unor drepturi salariale castigul a fost diminuat.

Prin raportul Curtii de Conturi a Romaniei, publicat pe site-ul acestei institutii, s-a
constatat ca “managementul defectuos al CNLR SA a condus la prejudicierea com-
paniei cu suma totala estimata 89.790.000 lei” (n.n cca. 20.500.000 euro). Controlul
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Curtii de Conturi a vizat perioada 2009 – 2010 si probabil primul trimestru al anului
2011. In aceasta perioada managementul companiei a fost asigurat de dl. Benea
Gheorghe. In ultimele doua luni, la nivelul CN Loteria Romana SA, preocuparea
de baza a managementului estre reorganizarea companiei urmata de concedieri
colective. Motivatia acestei reorganizari are drept scop declarat dar nu si in fapt,
eficientizarea companiei. Noua schema organizatorica a companiei este de fapt o
reeditare a unui sistem care a fost utilizat in perioada 1998 – 2008, cu mici modificari.
Prin aplicarea noii scheme organizatorice, conform notei de fundamentare, vor fi
reduse cca 540 de posturi, din care 139 sunt incadrate cu personal. Aplicarea noii
organigrame nu va avea ca efect cresterea eficientei economice, prin concedierea
celor cca 139 de angajati, ponderea economiei realizata pe fondul de salarii in total
cheltuieli va fi de 0,0002 %. Din punct de vedere functional se observa faptul ca
noua organigrama a fost elaborata de necunoscatori ai activitatii companiei.

Elementul de baza al noii organigrame este desfiintarea Centrelor de Profit de la
nivelul fiecarui judet si reorganizarea in Sucursale Zonale la nivelul regiunilor de
dezvoltare. Prin aceasta schema, la nivelul judetelor vor fi concediati lucratori
tesa iar la sediul noilor Sucursale se vor angaja altii. Un alt element de crestere a
eficientei economice, luat in calcul de managementul companiei, este inchiderea in
tara a unor agentii loto ineficiente. Ineficienta acestor agentii este datorata in mare
masura incarcarii cu cheltuieli generate de contractele paguboase. Masurile care se
iau in aceasta perioada ne dau impresia ca nu se doreste eficientizarea companiei
ci, distrugerea acesteia.

In conformitate cu prevederile OUG 109/2011, privind managementul privat la
companiile de stat, acest act normativ urmeaza sa fie aplicat si Loteriei Romane.
Consideram ca ar trebui in primul rand implementat acest model iar noul man-
agement privat sa vina cu propria ” reteta” pentru realizarea indicatorilor de
performanta. Sindicatul nostru, ca organizatie responsabila, nu se opune mod-
ernizarii si cresterii eficientei economice, solicitam doar sa fie respectate legile si
Contractul Colectiv de Munca. Solicitam factorilor responsabili sa intervina urgent si
sa stopeze destructurarea acestei importante companii de stat.

Cu respect,

Călin Cociș - Președinte executiv al Sindicatului Liber „Loto”

C.H.
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1.4.103 5 hoți prinși ieri de polițiștii mureșeni (2012-04-26 07:57)

Hoţul era un consătean

În ziua de 25.04.2012, lucrătorul Postului de Poliţie Şăulia din cadrul Secţiei de Poliţie Rurală

Band, a fost sesizat de către o localnică din satul Măcicăşeşti, judeţul Mureş, cu privire la

faptul că în prima parte a lunii aprilie 2012 autori necunoscuţi i-au sustras din locuinţă mai

multe bunuri (plita de la soba, plasa de sârmă de gard, bare metalice, poarta metalica, etc.),

valoarea prejudiciului cifrându-se la cca. 1000 lei. În urma investigaţiilor efectuate de către

poliţişti s-a reuşit identificarea suspectului - B.E. de 31 ani domiciliat în comuna Şăulia, sat

Măcicăşeşti - prejudiciul fiind recuperat în proporţie de 50 %, bărbatul fiind cercetat în stare

de libertate pentru furt.

Au spart farmacia veterinară

În ziua de 25.04.2012, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Miercurea Nirajului, în urma investi-

gaţiilor efectuate au reuşit identificarea suspecţilor în cazul unei spargeri comise în noaptea

de 18/19.04.2012, dintr-o farmacie veterinară din comuna Acăţari, fiind sustrase mai multe

bidoane şi recipiente cu erbicide şi pesticide, valoarea prejudiciului : 7000 lei.

Suspecţii – T.I. de 33 ani şi A.S. de 23 ani, ambii din comuna Acăţari - au fost reţinuţi pentru

24 de ore de către poliţişti, fiind cercetaţi pentru furt calificat, o parte din bunurile sustrase

fiind recuperate.

Au furat tot ce-au găsit în frigider

În dimineaţa de 25.04.2012, ora 930, lucrătorii Secţiei de Poliţie Rurală Târnăveni, au fost
sesizaţi de către o femeie în vârstă de 86 ani din comuna Mica, judeţul Mureş, despre faptul
că în noaptea de 24/25.04.2012, indivizi necunoscuţi au pătruns în locuinţa sa de unde au
sustras mai multe bunuri. La faţa locului s-a deplasat echipa operativă din cadrul Secţie care
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a efectuat cercetarea, în urma verificărilor şi investigaţiilor operative desfăşurate s-a reuşit
identificarea a doi suspecţi – B.D. de 28 ani şi D.B. de 31 ani, ambii din comuna Mica, sat
Abuş, judeţul Mureş. Poliţiştii au stabilit faptul că cei doi, în noapte de 24/25.04.2012, s-au
deplasat la locuinţa părţii vătămate unde au escaladat gardul ce împrejmuia locuinţa, au forţat
uşa de la intrare, au pătruns în locuinţă de unde dintr-un frigider au sustras cca.40 kg carne
de porc, slănină, carne congelată tocată, pulpe pui, cârnaţi preparaţi şi 3 sticle de 1 litru cu
alcool dublu rafinat, partea vătămată estimând prejudiciul cauzat la suma de 2.000 lei, acesta
fiind recuperat în proporţie de 80 %. Împotriva celor doi suspecţi a fost emisă ordonanţă de
reţinere pentru o perioadă de 24 ore pentru săvârşirea infracţiunii de furt calificat, urmând
să fie introduşi în arestul I.P.J. Mureş, iar în data de 26.04.2012 să fie prezentaţi Instanţei de
Judecată cu propunere de arestare preventivă.

Sursa: IPJ Mureș

1.4.104 Caravana Bicicleta pornește din nou la drum (2012-04-26 08:01)

Studioul Regional de Radio Tîrgu-Mureș organizează în acest an a doisprezecea ediție a
Caravanei Bicicleta. Ediţia din acest an se va desfăşura pe un traseu care străbate 4 judeţe
(MS, HR, CV şi BV), peste 100 de localităţi, parcurgând peste 550 de km. „Caravana Bicicleta”
reuneşte 14 iubitori ai acestui sport şi, mai mult decât atât, ambasadori ai comunicării, ai unei
vieţi sănătoase, iubitori de natură şi de oameni. Ei sunt jurnalişti şi regizori tehnici de la Radio
Tg.Mureş, dar şi reprezentanţi ai unor ONG-uri. Sosirea Caravanei va avea loc pe 11 mai, pe
traseul dinspre comuna Livezeni, având ca punct terminus Studioul de Radio Tg.Mureş, la ora
18,00.

Sursa: Radio Tîrgu-Mureș

1.4.105 Sighișoara câștigă Premiul Europei 2012 (2012-04-27 07:14)

Miercuri, 25 aprilie 2012, în cadrul Sesiunii Adunării Parlamentare a Consiliului Europei, a
avut loc şedinţa Comisiei pentru probleme sociale, sănătate publică, şi dezvoltare durabilă, în
cadrul căreia a fost aprobat Raportul Subcomisiei Premiul Europei redactat în 29 martie a.c. la
Berlin, prin care s-au desemnat laureaţii ediţiei 2012 a competiţiei.

După ce în anii anteriori Consiliul Europei a răsplătit activitatea desfăşurată de Municipiul
Sighişoara în slujba ideilor europene, acordându-i Diploma de Onoare, Drapelul Consiliului
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Europei şi Placheta de Onoare, iar în 2011 Sighişoara s-a clasat a doua în competiţia pentru
Premiul Europei – iată că, Sighişoara a câştigat, ex-aequo cu oraşul Corciano din din Italia,
Premiul Europei 2012, cea mai înaltă distincţie acordată comunităţilor locale de acest înalt for
european.

Preşedintele Subcomisiei Premiul Europei, Sir Alan Meale, ne-a adresat o scrisoare prin
care felicită Sighişoara - singura localitate din România ajunsă vreodată în această etapă a
competiţiei - pentru rezultatul obţinut, dându-ne, în acelaşi timp, imboldul de a continua să
facem lucrurile bune pentru care am ajuns printre cei mai buni din Europa.

Sighişoara, Bijuteria medievală a României, se află pecea mai înaltă treaptă a Consiliului
Europei 2012, în semn de apreciere a modului in care autorităţile locale au trezit şi menţinut
în rândul cetăţenilor oraşului sentimentul de apartenenţă la Europa!

Sursa: Primăria Sighișoara

1.4.106 Benedek Imre candidează. Negocierile au eșuat (2012-04-27 08:45)

Într-o conferință de presă susținută astăzi, Benedek Imre și-a reiterat intenția de a candida
la alegerile locale pentru Primăria Tîrgu-Mureș. Vizibil iritat, fostul membru UDMR (consilier
județean ales în mandatul trecut pe listele UDMR) a ținut să precizeze aceste lucruri într-o
conferință de presă extrem de scurtă care a durat mai puțin de un sfert de oră.

Acest gest arată de fapt că negocierile duse cu UDMR au eșuat, deși formațiunea maghiară
a anunțat că și-a schimbat candidatul pentru primăria Tîrgu-Mureș, aruncându-l în luptă pe
Frunda Gyorgy. UDMR va avea astfel concurență la alegerile locale din această vară și, cel
mai probabil, scenariul se va repeta în toamnă, la alegerile generale.

C.H.

1.4.107 UDMR Mureș și-a anunțat listele de candidați (2012-04-27 11:44)

UDMR a anunțat astăzi listele de candidați pe care îi va trimite în alegerile locale din această
vară. Anunțul a fost făcut astăzi de președintele UDMR Mureș Kelemen Atilla. La conferință au
mai luat parte președintele CJ Mureș Lokodi Edita, care va candida pentru un mandat la șefia
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consiliului, senatorul Frunda Gyorgy, în calitate de candidat al UDMR pentru Primăria Tîrgu-
Mureș și doctorul Benedek Istvan, în calitate de președinte al UDMR Tîrgu-Mureș. Listele de
candidați pentru alegerile locale este următoarea:

Consiliul Local Tîrgu-Mureș

1. Nagy Istvan

2. Benedek Istvan

3. Gombos Csaba

4. Peti Andras

5. Jozsa Tibor

6. Karácsonyi Ervei

7. Bakos Levente

8. Torzsok Sandor

9. Kikeli Pal

10. Soos Zoltan

11. Haller Bela

Consiliul Județean Mureș

1. Lokodi Edita

2. Szabo Arpad

3. Gasparik Attila

4. Balog Iosif

5. Csep Eva Andrea

6. Kelemen Marton

7. Ilyes Toth Sandor

8. Mozes Levente
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9. Pokorny Ștefan

10. Szasz Izolda

11. Eros Csaba

12. Tatar Bela

13. Ban Mozes

C.H.

1.4.108 A încercat să se sinucidă și a decedat la spital (2012-04-27 11:52)

Ieri seară, un deținut condamnat definitiv la un an și două luni de închisoare pentru furt,
clasificat în regim de maximă siguranţă, internat la secţia ATI a Spitalului Judeţean Mureş, a
decedat în urma unui stop cardiorespirator. Persoana în cauză fost resuscitată de personalul
medical până în jurul orelor 23.30, când a fost constatat decesul. Respectiva persoană privată
de libertate a fost internată în spital în data de 19.04.2012 în urma unei tentative de suicid. În
acest caz , conducerea Penitenciarului Târgu Mureş a anunţat familia decedatului, judecătorul
delegat pentru executarea pedepselor privative de libertate, Parchetul de pe lângă Tribunalul
Mureş, Poliţia Municipiului Târgu Mureş şi Administraţia Naţională a Penitenciarelor.

1.4.109 Cade Guvernul Ungureanu. Frunda cere interimat (2012-04-27 12:34)

Senatorul UDMR Gyorgy Frunda a declarat vineri, la Târgu Mureş, că după adoptarea
moţiunii de cenzură şi demiterea Cabinetului Ungureanu cea mai bună soluţie ar fi numirea
unui guvern interimar, pentru a nu exista dubii asupra corectitudinii organizării alegerilor.

’Eu cred că bine ar fi să fie numit un guvern interimar, ca să nu existe dubii asupra corectitudinii
organizării alegerilor, care să pregătească alegerile locale, pe urmă vor fi oamenii aleşi şi vor
pregăti alegerile parlamentare. Asta ar fi normal să fie’, a spus Frunda. Senatorul susţine că
este posibil să se formeze o majoritate parlamentară pentru un guvern interimar, însă crede
că nu ar exista voinţă din partea preşedintelui ţării.

’Deci Traian Băsescu de câte ori trebuia să numească un candidat în funcţia de premier
întotdeauna numea pe cine voia el, nu candidatul propus de cei care aveau majoritatea faptică
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în Parlament. Ori asta este neconstituţional. Dacă ar face treaba aceasta, eu cred că USL ar
porni suspendarea preşedintelui cu foarte mari şanse de câştig. (...) Guvern politic, nu de
tehnocraţi. Ar fi un guvern interimar, care ar avea un scop bine determinat de pregătire a
alegerilor, nu altceva’, a afirmat senatorul UDMR.

Moţiunea de cenzură iniţiată de opoziţie a fost adoptată vineri de Parlament cu 235 de voturi
iar Guvernul premierului Mihai Răzvan Ungureanu a fost demis. Vicepreşedintele PDL Dorin
Florea, primarul din Târgu Mureş, a declarat vineri pentru AGERPRES că votarea moţiunii
de cenzură care a dus la căderea Guvernului Ungureanu este voinţa Parlamentului, nu a
românilor. ’A picat Guvernul, asta e. Eu regret, dar România trebuie să meargă mai departe.
Sunt absolut convins că acest vot a fost determinat de anumite conjuncturi politice. Asta e
voinţa Parlamentului, nu a românilor’, a afirmat Florea.

Acesta a arătat că cei trei parlamentari ai PDL Mureş, organizaţie pe care o conduce, au
susţinut Guvernul Mihai Răzvan Ungureanu.

AGERPRES

1.5 May

1.5.1 Virginia Dolcoş, succes în fața camerelor (2012-05-02 06:40)

Virginia Dolcoş este din Tîrnăveni şi în momentul de faţă prezintă ştirile la Televiziunea
Publică. Nu este o vedetă cu fiţe, ci o persoană cu foarte mult bun-simţ care nu a uitat
niciodată de unde a plecat. Deşi lucrează de mulţi ani în televiziune nu s-a făcut cunoscută cu
scandaluri în tabloide deși este deja o figură cunoscută a micului ecran.

Virginia Dolcoş a absolvit Universitatea Politehnică din Timișoara, a urmat apoi specializări în
jurnalismul de televiziune: Media Academy-Olanda, ABC Television S.U.A., Circom Regional.
Primul pas în acest „univers”, care a fascinat întotdeauna, l-a făcut în 1994, ca prezentator.
A lucrat câţiva ani ca prezentator la TVR Timişoara de unde a plecat mai apoi la studiourile
Televiziunii Naţionale din Bucureşti. Acolo cariera ei a cunoscut o continuă dezvoltare. A fost
moderatoarea emisiunii pentru tineri „Și tu” și a talk-show-ului „Pe fază”. Apoi a trecut la
Redacția Știri, unde a rămas din anul 2000. „Am experiența știrilor de televiziune, acumulată
în peste 10 ani de muncă în redacție, pe teren și în fața camerelor TV din studiourile televiziunii
publice. Printre emisiunile reprezentative pentru cariera mea sunt Jurnalul de dimineață - TVR
1 unde am fost atât producător, cât și prezentator, Jurnalul de weekend - TVR 2, de asemenea
producător și prezentator și Ora de știri - TVR 2 editor şi prezentator. Fiecare perioadă în care
am făcut și altceva decât strict prezentarea știrilor redactor, editor, producător m-a ajutat
foarte mult în fața camerelor", a declarat Virginia Dolcoş.
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În prezent, telespectatorii o pot regăsi la pupitrul ştirilor Info+.

Mircea Barbu

1.5.2 Ședința rezolvă problema garajelor (2012-05-02 06:43)

Consilierii reghineni s-au întâlnit săptămâna trecută (joi) în cadrul ultimei ședințe ordinare

de dinaintea campaniei electorale. Atmosfera a fost una calmă, aleșii reghinenilor au votat cu

grijă și chibzuință deși ordinea de zi nu a fost una solicitantă, incluzând 10 puncte, 7 dintre

ele vizând proiecte de hotărâre, două informări și rubrica „Diverse”.

Rectificarea bugetului

A fost aprobată rectificarea Bugetului General al Primăriei municipiului Reghin pe anul 2012.
Astfel la secțiunea venituri s-au adăugat 1.870.000 de lei, o mare parte a acestei sume
(1.460.000 de lei ) reprezentând-o bani care provin de la MDRT București pentru terminarea
blocului social din strada Salcâmilor.

În ceea ce privește secțiunea „cheltuieli” și aceasta a fost majorată cu aceeași sumă

(1.870.000 de lei), banii urmând să fie direcționați către instituțiile de sănătate (reparații la

policlinică, spitalul municipal) instituțiile de învățământ, reparații și asfaltări de drumuri, către

serviciul de Asistență socială (drepturile financiare ale asistenților personali și a persoanelor

cu handicap) și, desigur, pentru finalizarea blocului social din Salcâmilor.

Soluția pentru garaje

În cadrul aceleiași ședințe primarul Nagy András a anunțat că, după îndelungi discuții, a
ajuns la o înțelegere cu proprietarii garajelor din cartierul Iernuțeni. Astfel, deținătorii celor
30 de garaje (de la numerele 74 la 104) nu vor mai beneficia de prelungirea contractelor de
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închiriere pentru terenul ocupat și au termen până la data de 31 mai să elibereze locul. În
ceea ce îi privește pe ceilalți, acestora li se va prelungi contractul de închiriere în anumite
condiții. Oamenii trebuie să se prezinte la Primărie cu o copie a talonului autoturismului pe
care îl dețin pentru a face dovada că vor utiliza construcția conform destinației ei inițiale. De
asemenea, vor semna și o declarație pe propria răspundere din care trebuie să reiasă că nu
au schimbat destinația garajului și nu l-au subînchiriat.

Emeșe Ardelean

1.5.3 Adunare cetăţenească în cartier (2012-05-02 06:47)

Mai mult de 100 de oameni au fost prezenţi luni, la Căminul Cultural din cartierul Gheja,

pentru o întâlnire cu primarul oraşului Luduş, Florin Urcan. Alături de edilul oraşului a fost

prezent administratorul public al oraşului, Ciprian Turdean şi consilierii PD-L, Tănasie Bologa,

Vasile Trifan, Ioan Pop, Călin Bârlean şi independentul Florin Nistor.

Realităţi şi dezinformări

Întâlnirea cetăţenească s-a desfășurat datorită unei informări, unui zvon, sau unei colportări

despre faptul că Primăria oraşului foloseşte sumele de bani colectate din impozitele şi taxele

locale ale locuitorilor din cartier în scopul finanţării unor lucrări executate în oraş. Adică, se

iau banii din cartier, „de la sat” şi se folosesc în favoarea orăşenilor din Luduş. „Nici vorbă

de aşa ceva. Pot să dovedesc cu documente că am alocat pentru Gheja mai mulţi bani decât

am încasat de acolo”, a spus Florin Urcan, după care a prezentat poziţia Primăriei faţă de

necesităţile cartierului. Cartierul are o suprafaţă mare şi a fost neglijat în trecut, acum Primăria

cheltuieşte sume însemnate cu drumurile, apa potabilă şi canalizarea. Din spusele edilului

am aflat că încă din anul 2010 aşteaptă finanţarea pentru realizarea canalizării şi doar în luna

martie 2012 a fost realizat proiectul tehnic, după care va urma şi parcurgerea altor etape care

vor duce la finalizarea proiectului. Abia după ce se realizează reţeaua de canalizare se poate

vorbi despre asfaltarea străzilor. Un punct bun pentru administraţia locală este vestea că în
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câteva săptămâni vor începe lucrările la staţia de epurare a oraşului, în valoare de aproximativ

cinci milioane de euro.

Dispute politice

Încă de la iniţierea acestei adunări cetăţeneşti era evident faptul că se va ajunge şi la dispute
politice, avându-se în vedere că se apropie ziua alegerilor locale, acolo unde se vor confrunta
partidele politice după o pauză, sau armistiţiu care a ţinut patru ani. Primul atac la putere a
fost declanşat de Gelu Puia, lider local al unui partid politic din opoziţie. Acesta şi-a amintit
că în urmă cu patru ani au fost prinşi în bugetul local sume de bani pentru realizarea în
Gheja şanţuri şi podeţe, proiect care nu s-a realizat, iar banii au primit altă destinaţie, în timp
ce problemele au rămas pe strada Nucilor, Măgurei, Liniştei şi altele. Primarul Urcan a dat
explicaţiile necesare care pe unii i-au convins, iar pe alţii nu, desigur în funcţie de convingerile
politice pe care le au.

În cadrul întâlnirii cetăţeneşti au mai luat cuvântul Cornel Sabău, Ilarie Orosan, Vasile Cristea,
Cosmin Olariu, colonelul Popa şi alţii care au dorit să rămână anonimi, dar rezolvarea defi-
cienţelor constatate în viaţa comunităţii sunt de cele mai mare importanţă. Printre acestea
s-a amintit problema transportului în comun, nesatisfăcător în orele de vârf şi realizarea
unei capele mortuare. Unde, oare? În curtea Căminului Cultural unde sunt asigurate toate
condiţiile, sau în cimitir, acolo unde dispar chiar şi crucile de pe morminte? Comunitatea are
de rezolvat probleme reale, stringente şi nu credem că este vremea întrebărilor retorice. Chiar
dacă uneori subiectul discuţiei a alunecat în derizoriu, întâlnirea a fost utilă.

Ioan A. Borgovan

1.5.4 Taekwondo cu multe medalii pentru tîrgumureșeni (2012-05-02 06:52)

În perioada 25-28 aprilie, localitatea Botoşani a fost gazda competiţiei de Taekwondo
pentru copii, cadeţii, juniori şi seniori. În paralel s-a desfăşurat şi Open-ul Botoșani. La
competiţie s-au întrecut un număr de 798 de sportivi de la 36 cluburi din ţară. Club Taekwondo
Mureş a participat cu sportivi, antrenaţi de Alecsandra Criatina Matei.

Sportivii tîrgumureşeni au obţinut rezultate convingătoare pentru un viitor promiţător: Ioan
Alexandru Man Burean - Locul I (KYORUGY +40 masculin), Andrei Paul Peţan - Locul II (KYORUGY
+40 masculin), Paşcan Ariana - Locul II (KYORUGY -40 feminin), Covrig Alexandra - Locul II
(KYORUGY -40 feminin), Bărgăoană Mihai - Locul II (KYORUGY +40 masculin), Moşneag Ioana
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- Locul III (KYORUGY + 59 feminin), Frent Andras Anita – Locul III (KYORUGY +40 feminin),
Gliga Bianca – Locul III (KYORUGY +40 feminin), Andron Rareş Andrei - Locul III (KYORUGY
-40 masculin), Burean Man Alexandru - Locul I (Poomsae perechi), Peţan Paul Andrei - Locul
I (Poomsae perechi), Boariu Alexandru Gabriel – Locul II (Poomsae perechi), Ordog Thomas –
Locul II (Poomsae perechi), Burean Man Alexandru - Locul III (Poomsae individual), respectiv
Peţan Paul Andrei - Locul II (Poomsae individual).

La finalul întrecerii, antrenoarea Alecsandra Criatina Matei a declarat: „Sunt mândră de
evoluţia sportivilor care mi-au ascultat sfaturile, iar datorită muncii lor au făcut faţă cu brio
sportivilor adverşi”. Următoarea competiţie de anvergură la care vor participa sportivii de la
Clubul Taekwondo Mureş va fi Campionatul Naţional ce va avea loc în localitatea Bistriţa, în
luna mai. Pe această cale sportivii mulţumesc Primăriei Tîrgu-Mureş, S.C. Siletina Impex S.R.L.
în asociere cu S.C. Transport Local S.A., S.C. Herlitz România S.R.L., conducerii Gimnaziului
„Alexandru Ceuşeanu” Reghin, Şcolii Generale Bistra Mureşului, Gimnaziului „Dacia” Tîrgu-
Mureş.

1.5.5 Tehnologia minune, pe piața autohtonă (2012-05-02 06:59)

Produsul Goetze LKZ a fost introdus ca echipament standard la Mercedes, BMW,
PSA Ford, Porsche şi Volkswagen

Federal Mogul (unul dintre principalii furnizori globali de componente pentru motoare de
autovehicule) a lansat pe piaţa românească o tehnologie auto ce reduce la jumătate consumul
de ulei. Produsul este destinat în principal celor 12 distribuitori din România pe piaţa pieselor
de schimb, înlocuind perfect piesele originale, susţin reprezentanţii companiei. De asemenea,
a fost introdus ca echipament standard pe autoturismele şi vehiculele utilitare ale mai multor
producători auto importanţi - Mercedes, BMW, PSA Ford, Porsche şi Volkswagen, conform
datelor prezentate de directorul pentru România al Federal Mogul, Corneliu Preda. Segmentul
de piston - denumit Goetze LKZ - este destinat în principal motoarelor diesel şi celor cu injecţie
directă pe benzină şi îmbunătăţeşte consumul de combustibil, dar şi performanţa şi durata de
viaţă a maşinii.

Printre clienţii companiei figurează Toyota, Volvo, Chrysler, Iveco, Mercedes, Honda, GM,
Nissan, Audi. Niciunul dintre clienţi nu reprezintă mai mult de 5 % din portofoliul de vânzări al
companiei, ceea ce asigură stabilitate financiară în cazul apariţiei unor probleme în industria
auto. Ponderea principală a vânzărilor - cinci miliarde de dolari - vizează piaţa autoturismelor,
urmată de piaţa vehiculelor comerciale - 1,2 miliarde dolari şi sectoarele energie, industrie,
transporturi - 700 milioane dolari. La nivel global, Federal Mogul a realizat în 2011 vânzări de
6,9 miliarde dolari, din care trei miliarde dolari (43 %) în Europa şi 2,6 miliarde dolari (38 %)
în SUA şi Canada.

Cristina Vancea
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1.5.6 Unde e apocalipsa de altădată? (2012-05-02 07:02)

Iată că ne îndreptăm cu paşi repezi spre jumătatea anului 2012. Îmbucurător este faptul
că încă nu a venit sfârşitul lumii! Dacă mai scăpăm încă o jumătate de an, mai trebuie să

aşteptăm până prin 2050 (cifră rotundă) pentru ca vânătorii de apocalipse să aibă din nou un
an forte de „capturat”... Oricum, lucruri ciudate se întâmplă anul acesta! Aproape că nu poţi
să treci peste trei străzi fără să vezi că se lucrează la vreun obiectiv important din oraş: ba se
asfaltează o stradă, ba se amenajează parcări, ba se face un parc... Ceea ce este foarte bine.
Doar că diferenţa e de la cer la pământ faţă de anii trecuţi. Totuşi, să lucrezi simultan la 21 de

obiective din oraş nu-i de ici de colo. Aşa că nu ne rămâne decât să concluzionăm: or fi
crezând şi oamenii de la asfaltări că vine sfârşitul şi s-au pus pe treabă, că cine ştie când or
mai lucra! Poate doar prin 2016 ... Pardon, prin 2050 (un nou an apocaliptic). Oricum, e bine

că dintr-o dată sunt bani.

În plus, acest an electoral îşi are şi momentele sale amuzante. De exemplu, primarul unei
comune mureşene a reclamat faptul că „nu toată lumea are posibilitatea să facă pachete, să
dea mită electorală”, deci lupta electorală nu se poartă întotdeauna de pe picior de egalitate.
Căci, până la urmă, dacă e mită, mită să fie! Dar să ştim şi noi. Şi să avem cu toţii posibilitatea
să o dăm.

În plus, primarul a ţinut să precizeze că, dacă organele abilitate nu iau măsuri împotriva celor
care oferă cadouri în schimbul voturilor, are dânsul nişte „băieţi din ăştia frumoşi care ajung
să le dea foc la maşină” (maşina burduşită cu pachete). Deci conturile se reglează până la
urmă: unul cu bâta, altul cu cadoul...

Concluzia este că semne bune anul are: bani sunt, candidaţii sunt pregătiţi sufleteşte pentru
lupta electorală. Dar cel mai mult mă încântă aspectul următor: patriotismul candidaţilor şi
dragostea lor faţă de norod. Căci fără patriotism nu-mi pot închipui cum, pentru un salariu
neînsemnat în comparaţie cu cel al marilor bancheri, conducători de întreprinderi etc., aceşti
candidaţi îşi pun sufletul la bătaie pentru a obţine postul de primar ... Mai ales acum, într-un
an „atât de apocaliptic”.

Titi Dălălău
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1.5.7 „Amenințat”, Imre intră-n cursa electorală (2012-05-02 07:07)

[1] Dacă până acum eram obișnuiți (la alegerile pentru Primărie) cu un singur candidat
dat de UDMR sau măcar o alianță cu susținerea unui candidat comun de partidele maghiare,
iată că îndârjirea PCM (Partidul Civic Maghiar) merge aproape până în pânzele albe. Astfel,
așa cum anunțam în urmă cu câteva luni, pentru prima dată maghiarii din Tîrgu-Mureș vor
avea doi candidați pentru funcția de primar al municipiului. Unul dintre ei este senatorul
Frunda György care l-a înlocuit, în urmă cu puțin timp, pe consilierul în Ministerul Sănătăţii
Vass Levente, iar celălalt este crâncenul șef al Clinicii de Cardiologie de la Spitalul Clinic
Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş, dr. Imre Benedek, care nu renunță la candidatura sa la
primărie, cu toate că este conștient că fără susținerea UDMR nu prea are nicio șansă. Benedek
Imre a spus că a luat decizia de a candida la funcţia de primar după eşecul negocierilor
purtate cu formaţiunile maghiare, Uniunea Democrată a Maghiarilor din România (UDMR) şi
Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT), arătând că prin refuzul organizării de
alegeri interne în rândul acestei comunităţi, Béla Markó şi László Tőkés ar fi dezbinat voturile
maghiarilor.

„Din păcate, sunt condamnat să continui cursa şi să candidez pentru Primărie şi pentru Consiliul
Local. Motivez acest anunţ prin a spune că negocierile pe care le-am purtat cu toate partidele
pentru a face ca comunitatea noastră să aibă un candidat pentru Primărie au eşuat. Până în
1 mai, ora 24.00 se poate depune candidatura, deci voi avea răbdare că poate week-end-ul
va fi un sfetnic bun (...) Deşi dl. Frunda, candidatul UDMR ar fi dorit să se înţeleagă, dl. Béla
Markó - preşedintele faptic al Uniunii - nu doreşte. Dl. László Tőkés a transmis PCM, care mă
susţine, că persoana mea va fi un eşec, pentru că mă voi retrage. Deci cei doi lideri marcanţi
ai maghiarimii mă condamnă să continui, să îl ajut pe dl. Florea (Dorin Florea, actualul primar).
Cei doi domni au dezbinat această comunitate”, a afirmat Benedek.

Acesta a mai arătat că deja în interiorul Uniunii Democrate a Maghiarilor din România se
discută că organizaţia nu mai este „Democrată”, aşa cum figurează, ci „Dictatură”, din cauza
atitudinii unor lideri. „Trebuie să mă transform în portavoce împotriva acestor lideri şi îi asigur
pe membrii Uniunii că sunt alături de ei, că gândesc la fel şi doresc să continui ideea de
democraţie şi să mă sacrific pentru ea”, a afirmat Benedek, care a precizat că peste 5.000
de persoane au semnat pentru a-l determina să candideze la Primăria Tîrgu-Mureş. Acesta a
arătat că aşa cum se întâmplă pe scena politică românească, şi din interiorul scenei politice
maghiare se proferează ameninţări şi că el a primit astfel de ameninţări, dar nu a intrat în
detalii.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/benedek_imre.jpg
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1.5.8 Lupta forestieră (2012-05-02 07:12)

Ultimul episod din războiul pădurilor s-a consumat în acest an când Judecătoria
Reghin a respins acţiunea civilă formulată de reclamanta forma asociativă Domeniul
Silvic Gudeameşterhaza

Când călătorești prin pădurile județului Mureș nu se poate să nu auzi drujbele lucrând zi și

noapte la tăierile mai mult sau mai puțin legale de copaci și să nu vezi camioane sau chiar

căruțe trecând încărcate cu lemne până la refuz în miezul nopții pe drumurile forestiere.

Tocmai faptul că aceste camioane sunt active în miez de noapte, când ochiul ațipit al poliției

este adormit de tot, ridică unele semne suplimentare de întrebare. Iar pe lângă faptul că

pădurile sunt decimate prin tăieri masive, statul român trebuie să ducă o luptă crâncenă în

instanță pentru a-și păstra în proprietate pădurile și cu urmașii foștilor grofi maghiari. Statul îi

acuză pe maghiari de fraudă în încercarea lor de a dovedi că pădurile sunt de drept ale lor, iar

maghiarii acuză instituțiile statului că nu aplică legea…

Grofii și pădurile

Toată povestea a început acum aproximativ 100 de ani, când grofii maghiari și-au împărțit

între ei pădurile județului, păduri care apoi au intrat, odată cu reforma agrară din 1921, în

proprietatea țăranilor. Însă, în 2005 profitând de apariţia Legii nr. 247/2005 (care prevede

reconstituirea dreptului de proprietate privind terenurile forestier deţinute anterior confiscării

abuzive de către regimul comunist), urmaşii nobililor maghiari s-au întors în Munţii Gurghiului

să-şi revendice proprietăţile. În baza Legii nr. 247/2005, moştenitorii familiilor Bánffy, Kemény,

Bethlen, Farkas, Éltető etc., mulţi dintre ei cetăţeni străini, au depus la Judecătoria Reghin

cereri pentru reconstituirea dreptului de proprietate asupra pădurilor, păşunilor, fâneţelor,

terenurilor agricole şi imobilelor de pe acestea, situate în aria judeţului Mureş. Ca să aibă

două şanse de câştig, moştenitorii au depus aceste cereri atât în nume propriu, cât şi în

numele a două societăţi comerciale din perioada interbelică, reînfiinţate în 2005. Înainte

de război, cele două entităţi, S.C. Domeniul Silvic Gudeameşterhaza S.A. şi S.C. Societatea

Anonimă de Silvicultură Ardeleana S.A., au administrat o parte a fondului funciar - societăţi
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reînfiinţate ca entităţi continuatoare ale structurilor iniţiale, „în vederea reconstituirii dreptului

de proprietate.” De aceea, grofii maghiari cer retrocedarea pădurilor în contul societății

Gudeameșterhaza, care ar urma să administreze aceasta arie din Mureș, societatea fiind

reprezentată de casa de avocatură Rózsa.

Prefectura se opune

În vremea mandatului prefectului Marius Pașcan, prefectura Mureș a încercat să obțină câștig

de cauză în procesele de revendicare a pădurilor. „Considerăm că, terenurile solicitate nu fac

obiectul Legii nr. 247/2005, deoarece acestea au fost preluate de către Statul Român, în baza

Legii nr. 91/09.02.1945 pentru înfiinţarea Casei de Administrare şi Supraveghere a Bunurilor

Inamice (C.A.S.BI.), anterior datei de referinţă din Legea nr. 245/2007 – 06.03.1945, ca

effect al Legilor 498/03.07.1942, 433/02.1944 şi 478/06.10.1944”, se arată într-un comunicat

transmis de către purtătorul de cuvânt al Prefecturii Mureș, Cristina Manoilă. În plus, „la

nivelul Comisiei Judeţene pentru stabilirea dreptului de proprietate privată Mureş, cererile

de reconstituire a dreptului de proprietate au fost respinse în totalitate”, se arată în același

comunicat.

Argumente

Prefectura Mureș a adus argumente pentru care retrocedarea către urmașii foștilor grofi

maghiari nu ar trebui să aibă loc. Astfel, Prefectura chiar a acuzat avocații revendicatorilor

de fraudă: „În vederea solicitării reconstituirii dreptului de proprietate după persoane juridice,

conform Legii nr. 247/2005, comitetele ad-hoc conduse de Casa de avocatură „Rózsa, Rózsa &

Rózsa”, şi de Cszuszner Ferenc Csaba au încercat şi au obţinut prin fraudarea legii la Judecăto-

ria Reghin, înfiinţarea şi înscrierea formelor asociative S.C. Domeniul Silvic Gudeamesterhaza

S.A. şi Societatea Anonimă de Silvicultură Ardeleana S.A., ca şi continuatoare în drepturi şi

obligaţii a fostelor societăţi comerciale pe acţiuni, care au funcţionat până în anul 1948 sub
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aceeaşi denumire”. În plus, reprezentanții Prefecturii consideră că Legea nr. 247/2005 prin

modificările aduse Legilor nr. 18/1991, nr. 169/1997, nr. 1/2000, prin Titlul IV, V, VI, nu

reglementează şi restituirea bunurilor – terenuri agricole, păşuni, păduri etc., cărora le-au

fost incidente prevederile Legii nr. 91/1945 şi a altor acte normative referitoare la Casa de

Administrare şi Supraveghere a Bunurilor Inamice.

Ultimul episod

Ultimul episod din războiul pădurilor s-a consumat în anul 2012 când „prin Sentinţa civilă nr.

1394 din 22 iulie, Judecătoria Reghin a respins acţiunea civilă formulată de reclamanta forma

asociativă Domeniul Silvic Gudeameşterhaza S.A. în contradictoriu cu Comisia judeţeană

pentru stabilirea dreptului de proprietate privată asupra terenurilor, şi respinge acţiunile civile

conexate formulate de reclamanta Bánffy Éva Mária Rozália Helena Johanna. Miza acestui

proces era suprafaţa de teren forestier de 19.850 ha pe raza comunelor Stânceni, Răstoliţa,

Lunca Bradului şi Filea Deda”, ne-a transmis Cristina Manoilă.

„O hotărâre trebuie executată”

Avocatul Rózsa József din Tîrgu-Mureș, care a reprezentant interesele unor revendicatori
maghiari de păduri, este nemulțumit că Prefectura Mureș încearcă să păstreze pădurile
chiar dacă judecătorii le-au retrocedat urmașilor grofilor maghiari: „La ora actuală Comisia
județeană are sute de procese. Prefectura ar trebui să pună în executare o hotărâre judecă-
torească de trei ani jumătate. Să respecte legea. Un organ de stat ar trebui să fie primul care
să respecte o hotărâre judecătorească definitivă. În prezent Comisia județeană are sute de
procese pentru retrocedări. Dar pentru a amâna hotărârile bagă câte o revizuire, o contestație.
Sper ca noul prefect să pună în aplicare hotărârile judecătorești. Toți clienții noștri au câștigat
în instanță. Dar cei de la Prefectură au venit cu tot felul de argumente și s-a dovedit în instanță
cu nu sunt reale. Au durat procesele astea aproape patru ani, dar nu au putut demonstra că
au dreptate. O hotărâre trebuie executată, nu se discută”.

Vasile Dancea
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1.5.9 Şcolile particulare mureşene, o alternativă reală?! (2012-05-02 07:21)

Este învăţământul preuniversitar privat o alternativă reală la cel de stat? Este
acesta mai adaptat cerinţelor pieţei forţei de muncă? Încercăm să aflăm în materi-
alul de mai jos care vă propune o radiografie a şcolii private româneşti.

Învăţământul privat ar trebui să reprezinte o alternativă la învăţământul public şi să vină în

sprijinul celor care au şi posibilităţi financiare pentru a urma o şcoală privată, pentru că cei

care frecventează această formă de învăţământ vin şi ei cu o cotă parte. Acest învăţământ,

în conformitate şi cu noua lege, face parte din structura învăţământului naţional, se supune

unor norme şi reguli care trebuie respectate, trebuie să se încadreze în standarde minimale

de funcţionare şi în acest sens sarcina Inspectoratului Şcolar Judeţean este de a monitoriza

partea legată de procesul instructiv-educativ. Ei studiază după programe şi manuale în funcţie

de profilul pe care unitatea de învăţământ îl dezvoltă, aceleaşi însă ca şi în învăţământul

public. Dacă vorbim de calitate, IŞJ are o responsabilitate în selecţia cadrelor, dar examenele

de titularizare în sistemul privat îl face sistemul privat. Aceştia nu participă la concursul

naţional de titularizare, deoarece au dreptul de a-şi organiza concursurile proprii. Unităţile

private îşi desemnează directorii. „Nouă ni se cere în anumite cazuri avizul, dar acesta nu este

obligatoriu, ei trebuie doar să ne informeze despre cine este directorul instituţiei respective,

de aceea am avut nişte discuţii în anumite situaţii, deoarece manager de şcoală nu poate

fi o persoană oarecare. Trebuie să fie o persoană din sistem, trebuie să fie o persoană care

îndeplineşte condiţiile minimale. E obligatoriu să se ţină cont de aceste lucruri şi atunci putem

vorbi de calitate. Dacă la instituţiile de stat se impune ca directorii să aibă cel puţin gradul II,

cel puţin cinci ani de vechime şi anumite performanţe didactice, acestea trebuie respectate

şi în învăţământul privat”, a spus Dumitru Matei, inspector şcolar general. În plus, acesta a

completat că partea mai sensibilă legată de finanţare şi gestionare a resurselor financiare

este de competenţa strictă a unităţilor de învăţământ privat.

Monitorizarea
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Pentru monitorizarea acestor unităţi de învăţământ este desemnat un inspector şcolar. Ioan

Macarie se ocupă de învăţământul privat, iar activitatea pe care acesta o desfăşoară constă

în inspecţii tematice, monitorizarea rezultatelor. „Anul trecut şi anul acesta au fost verificate

toate aceste unităţi; din păcate - şi nu mă feresc să o spun - nu întotdeauna constatăm că

această alternativă de învăţământ vine cu ceva în plus, să fie o alternativă pozitivă, ne-am

fi dorit să dea un plus de valoare, dar încă nu am conştientizat şi nu conştientizăm faptul

că în momentul în care creezi o alternativă, acea alternativă trebuie să fie mai bună decât

ceea ce a fost până la un moment dat. Ceea ce este o problemă”, spune generalul Matei.

Adică învăţământul privat ar trebui să pună un accent mai mare asupra dotărilor, a resursei

umane, a monitorizării, a evaluărilor periodice, a evaluărilor de finalitate. De asemenea, la

unităţile de învăţământ postliceale este extrem de importantă baza de instruire practică, mai

ales în ceea ce priveşte învăţământul sanitar deoarece aceşti absolvenţi lucrează cu pacienţi

şi vin în contact cu aceştia. „Pretenţiile noastre la Inspectorat au fost sporite, pentru că e un

domeniu mai sensibil şi cei care termină această formă de învăţământ lucrează de multe ori în

străinătate. În momentul în care pleacă foarte mulţi şi nu sunt pregătiţi, feed-back-ul spre noi

şi spre sistemul de învăţământ nu este unul pozitiv. De aceea ne-am propus să supraveghem

în limita competenţelor ceea ce se întâmplă în aceste unităţi de învăţământ”, completează

Matei.

Sesizare ARACIP

[1] Mai precis vorbim de Şcoala Postliceală Sanitară „Carol Davila”, caz subliniat ca

singurul „mai special” şi de către inspectorul şcolar general. „Probleme deosebite la nivelul

judeţului Mureş, din punctul nostru de vedere, am avut doar într-un singur caz , la o unitate

de învăţământ postliceal sanitar unde standardele ARACIP nu au fost respectate, agenţia a

făcut două verificări, urmând ca în urma verificărilor făcute, ministerul să ia o decizie”, a spus

acesta. Şcoala Postliceală Sanitară „Carol Davila” a primit acreditarea prin Hotărârea Nr. 8

din 1 septembrie 2009 din parte Agenţiei Române pentru Asigurarea Calităţii în Învăţământul
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Preuniversitar (ARACIP). În 2010, şcoala a fost în centrul unui scandal, după ce directorul Daniel

Iorga a fost demis şi a refuzat să elibereze postul, iar mai mulţi elevi au cerut transferul de la

şcoală după ce o parte a fondatorilor au început să se certe cu conducerea şcolii postliceale.

Situaţia nu este lămurită nici în prezent, Daniel Iorga fiind şi în continuare director al şcolii.

Puţini promovaţi

[2] Un indicator care ar putea arăta cât de performant este învăţământul particular este

promovabilitatea la examenul de bacalaureat. Până acum, la cele trei licee care funcţionează

conform normelor ARACIP – Omega Tîrgu-Mureş, Muntele de Foc Câmpeniţa şi Eugen Nicoară

din Reghin, la învăţământul de zi doar liceul din comuna Ceauşu de Câmpie a avut un absolvent

care a susţinut examenul de bacalaureat şi l-a şi promovat. Asta şi pentru că, la învăţământul

de zi, efectivele sunt destul de mici. Când vine însă vorba despre clasele de fără frecvenţă,

situaţia e de-a dreptul tragică, la fel ca în grupurile şcolare de stat. „La Liceul Teoretic „Eugen

Nicoară” din Reghin (n.red. aparţinând Fundaţiei Laurenția) unde este dezvoltat învăţământ

fără frecvenţă, numărul candidaţilor înscrişi este destul de mare, din păcate finalităţile nu

au fost pe măsura eforturilor financiare pe care cei care se pregătesc la acest liceu le-ar fi

meritat. Din numărul mare de absolvenţi – în jur de 100 – doar 3 au luat promovat examenul

de Bacalaureat”, ne-a precizat Dumitru Matei. Mai precis, potrivit datelor oficiale, doar 2 % din

absolvenţi au promovat examenul. Absolvenţii au susţinut examenul la fel ca şi colegii lor din

sistemul public, cu aceleaşi subiecte şi în aceleaşi condiţii, mai precis au fost supravegheaţi cu

camere video. Iar în acest an, modul de susţinere a examenului nu se va modifica. „Am primit

o adresă de la Liceul „Eugen Nicoară”, care susţinea Bacalaureatul la Grupul Şcolar Agricol

„Ion Bojor”, spaţiile de pentru cei 525 de elevi pe care îi are Bojor şi Eugen Nicoară împreună –

de anul acesta şi anul trecut – nu ar fi suficiente pentru ca elevii să îşi susţină probele scrise.

Avem deja soluţia, pentru că avem obligaţia morală ca această finalitate să se desfăşoare în

mod unitar, indiferent de şcoala pe care tânărul a absolvit-o”, explică generalul.

Finanţarea
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Cu toate aceste inconveniente, Legea Educaţiei Naţionale adoptate, prin asumarea răspunderii

Guvernului, stimulează alternativa învăţământului privat. Astfel, legea introduce principiul

finanţării per elev de la bugetul de stat pentru unităţile de învăţământ particulare acreditate.

Altfel spus, şcolile particulare sunt stimulate să ofere educaţie de calitate şi chiar să îşi reducă

taxele de şcolarizare, având certitudinea unei sume constante pe care pot miza pentru a

funcţiona.

Momentan însă taxele nu sunt deloc mici la aceste şcoli particulare. Spre exemplu, Şcoala

Postliceală Studia, înfiinţată de fundaţia cu acelaşi nume (am ales-o pentru că are şi un site

propriu şi transparenţă unor informaţii precum cifră de şcolarizare, taxe, profil şi specializare

etc.), care acceptă inclusiv elevi care nu au promovat examenul de bacalaureat, percepe

o taxă de 1.000 de lei pentru a urma un curs de calificare în specializarea manichiură –

pedichiură. Pentru a avea o diplomă de cosmetician, durata cursului fiind de doi ani, o

persoană interesată trebuie să achite 1.700 de lei.

Reţeaua

În judeţul Mureş, reţeaua şcolară în învăţământul preuniversitar privat este propusă a fi
structurată astfel în anul şcolar 2012-2013: 4 grădiniţe – Grădiniţa Pinochio Sighişoara,
Grădiniţa Creştin-Creativă Pinochio Tîrgu-Mureş, Grădiniţa Sophie Sighişoara şi Grădiniţa
Laleaua Târnăveni, trei licee – Liceul Teoretic „Muntele de Foc” Câmpeniţa, Liceul „Eugen
Nicoară” Reghin, Liceul Teoretic „Omega” Tîrgu-Mureş, respectiv cinci şcoli postliceale – Şcoala
Postliceală de Economie şi Servicii „Studia” Tîrgu-Mureş, Şcoala Postliceală Sanitară „Dimitrie
Cantemir”, Şcoala Postliceală „Mirona” Reghin, Şcoala Postliceală Sanitară „Carol Davila”,
Şcoala Postliceală Sanitară „Eugen Nicoară” Reghin. Dacă intenţionaţi să vă înscrieţi copilul
la o şcoală particulară ar fi bine să verificaţi înainte pe site-ul ARACIP dacă respectiva unitate
de învăţământ a primit autorizaţia provizorie de funcţionare din partea agenţiei sau dacă este
acreditată de aceeaşi autoritate independentă.

Dacă aţi găsit o altă şcoală decât cele enumerate mai sus, probabil că aveţi toate şansele
să fiţi păcăliți. Anul trecut au fost semnalate, de altfel, în presa locală mureşeană două
astfel de cazuri, şi anume Şcolile Postliceale FEG şi „Henri Coandă”, autorizate provizoriu să
funcţioneze chiar de ARACIP. După cum v-am prezentat mai sus, pe lista cuprinzând reţeaua
şcolară particulară cele două şcoli postliceale, ambele în domeniul sanitar, nu apar. Cum se
poate împiedica însă ca elevii care urmează o şcoală particulară să nu rămână şi cu banii luaţi
şi fără cunoştinţe cel puţin pentru a promova examenul de bacalaureat nu am aflat. Poate
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doar dispărând de la sine, pentru că, momentan, aşa cum sunt reglementările româneşti în
domeniu, nicio şcoală nu răspunde pentru rezultatele elevilor.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/examen.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/bacalaureat.jpg

1.5.10 Start la înscrieri pentru Ziua de Curățenie Națională (2012-05-02 12:08)

[1] Echipa “Let‘s Do It, Romania!” a dat startul înscrierilor pentru Marea Curățenie de pe
12 mai! Cei care vor să participe la cel mai mare proiect de voluntariat din România se pot
înscrie pe site-ul [2]www.letsdoitromania.ro la secțiunea “Înscrie-te la curățenia de pe 12 mai”.
Dacă v-ați înscris deja anul trecut, nu trebuie decât să vă logați și să urmați acești pași:

1. Apasă butonul numit Profilul tău. Vei fi direcționat în această pagină:
http://app.letsdoitromania.ro/users/user-vizualizare.jsf
2. În sidebar, în stânga, apasă butonul Modifică datele mele.
3. Bifează "Curățenie 2012" și confirmă modificarea.

De asemenea, echipa “Let‘s Do It, Romania!” pune la dispoziție tuturor celor interesați de
proiect un call center special creat, disponibil la numărul de telefon 0318 21 21 21. În
perioada 7 – 19 mai, voluntarii “Let‘s Do It, Romania!” vor răspunde tuturor întrebărilor despre
curățenia națională.

Mai multe noutăți despre ediția din acest an găsiți pe site-ul proiectului la secțiunea [3]Noutăți.

„Let’s Do It, Romania!” este cel mai mare proiect de implicare socială din România, care
îşi propune curăţarea deşeurilor din arealele naturale într-o singură zi. În 2010 şi 2011, în
cele 2 ediţii organizate până în prezent, peste 500 000 de voluntari au participat în Ziua de
Curăţenie Naţională. In 2012, Ziua de Curăţenie Naţională este 12 mai, zi în care România va
face curăţenie alături de Bulgaria, Republica Moldova şi Turcia, ca parte din iniţiativa globală
Let‘s Do It World! Peste 100 de țări din întreaga lume vor organiza o zi de curățenie generală,
în perioada 24 martie-25 septembrie.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/IMG_0258.jpg
2. http://www.letsdoitromania.ro/
3. http://www.letsdoitromania.ro/noutati/voteaza-zona-pe-care-vrei-sa-o-vezi-curata-pe-12-mai-ziua-de-cura
tenie-nationala
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1.5.11 „Mai just ar fi fost un 3-3 sau chiar să câştigăm” (2012-05-03 06:38)

Antrenorul echipei FCM Târgu Mureş, Ioan Ovidiu Sabău, a declarat la finalul partidei cu
FC Vaslui, pierdută de echipa sa cu scorul de 2-3, că rezultatul partidei este nemeritat şi că
echipa sa ar fi meritat un egal sau chiar să câştige. ”A fost un joc care, din punctul meu de
vedere, trebuia câştigat. În afară de patru situaţii pe care le-au avut ei în prima repriză - în
care ne-am pierdut efectiv, nu ştiu de ce, de frică -, au intrat o singură dată în careu şi ne-au
dat gol. Cred că este nemeritat acest rezultat, ţinând cont de ocazii, de bara din ultimele
minute. Mai just ar fi fost un 3-3 sau chiar să câştigăm acest joc. Dar, din păcate, ceea ce am
pregătit şi ceea ce ne-am înţeles împreună nu am reuşit să respectăm şi am primit gol foarte
uşor. Diferenţa a făcut-o Wesley, atât. În rest nu s-a văzut nicio diferenţă”, a afirmat Sabău.

Acesta a spus că echipa trebuie să meargă mai departe şi şi-a felicit jucătorii pentru că ”au
suferit”. Antrenorul a arătat că şi el a greşit, deoarece a folosit jucători care nu s-au refăcut
din punct de vedere fizic, după meciul de duminică, şi din acest motiv au fost ”greoi şi s-au
sufocat în prima repriză”. Sabău a remarcat prestaţia jucătorilor Sepsi, Ilyeş şi Albuţ, arătând
că şi ceilalţi puteau mai mult, însă îi înţelege că au fost obosiţi. Antrenorul a susţinut că
jucătorii săi au jucat de la egal la egal cu FC Vaslui, echipă de cupele europene. FC Vaslui a
învins miercuri, în deplasare, cu scorul de 3-2 (2-1), formaţia FCM Târgu Mureş, într-un meci
din etapa a 29-a a Ligii I. Golurile au fost marcate de Wesley (11, 75) şi Temwanjera (38)
pentru FC Vaslui, în timp ce pentru gazde au înscris Apostu (44) şi Farkas (60, autogol).

AGERPRES

1.5.12 Frunda caută facultatea maghiară la Consiliul Europei
(2012-05-03 13:04)

Senatorul Gyorgy Frunda a declarat joi, la Târgu Mureş, că în cazul în care Guvernul va
decide să adopte altă Hotărâre de Guvern în privinţa Universităţii de Medicină şi Farmacie
(UMF) din Târgu Mureş, va iniţia la Consiliul Europei o moţiune împotriva Guvernului României.
’Nu pot anula acea Hotărâre, pot adopta o nouă Hotărâre. Aceasta este procedura. Ar fi
o greşeală din partea Guvernului pentru că ar infirma un drept câştigat, ar anula un drept
câştigat iar în această situaţie în mod cert voi ridica această problemă la Consiliul Europei şi voi
iniţia o moţiune împotriva Guvernului la nivel de Strasbourg. Consecinţele politice ar fi foarte
grave. O moţiune adoptată unei ţări membre duce la diferite sancţiuni, prima perioadă este de
dialog şi de convingere iar în final se poate ajunge şi la suspendarea acreditivelor membrilor
delegaţiei ţării respective. Intenţia mea nu este de sancţionare, este de construcţie’, a arătat
Gyorgy Frunda.

Acesta a spus că doreşte ca facultatea maghiară de la UMF Târgu Mureş să existe, întrucât
instituţionalizează o linie existentă, nu acordă drepturi în plus şi ’evită posibilitatea asimilării,
ca anumiţi profesori români să fie pe listele de la facultatea maghiară şi să predea acolo fără
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să cunoască limba maghiară, iar Senatul universităţii să reprezinte proporţia dintre studenţi şi
să hotărască’.

AGERPRES

1.5.13 100 de angajaţi la negru, depistaţi într-o lună (2012-05-03 16:25)

Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a depistat pe parcursul lunii aprilie aproape
100 de angajaţi fără forme legale, a anunţat joi şeful instituţiei, Andrei Mureşean. ’În pe-
rioada 1-30 aprilie, ITM Mureş a efectuat peste 200 de controale la nivelul unor angajatori
din judeţul Mureş, care au vizat, în principal, combaterea fenomenului privind munca la
negru, reducerea evaziunii fiscale şi respectarea prevederilor legale referitoare la securi-
tatea şi sănătatea în muncă a angajaţilor. Serviciul Control Relaţii de Muncă a efectuat
134 de controale care au avut ca scop depistarea muncii nedeclarate, controale care s-au
soldat cu depistarea a 98 de persoane care lucrau fără forme legale’, a arătat Andrei Mureşan.

Potrivit şefului ITM Mureş, inspectorii de muncă au sancţionat, în total, 74 de angajatori,
dintre care şapte angajatori pentru muncă la negru, dar au mai întocmit şi o sesizare către
Parchetul Târgu Mureş, de constatare a infracţiunii pentru primirea la muncă a mai mult
de cinci persoane, fără contract individual de muncă. Valoarea totală a amenzilor aplicate
în urma controalelor s-a ridicat la 145.800 de lei, din care 110.000 de lei pentru muncă la
negru. Pe parcursul lunii aprilie, în Registrul General de Evidenţă a Salariaţilor - REVISAL, s-au
înregistrat 1.141 de contracte noi, din care 551 pe perioadă nedeterminată şi 590 pe perioadă
determinată.

AGERPRES

1.5.14 „Guvernul ar trebui să-şi revadă poziţia faţă de UMF”
(2012-05-03 17:54)

Preşedintele de onoare al UDMR, senatorul Marko Bela, a declarat joi, la Deva, că este greu
ca Uniunea să susţină guvernul condus de premierul desemnat Victor Ponta, în condiţiile în
care acesta şi-ar propune anularea hotărârii de Guvern prin care a fost înfiinţată facultatea
de medicină în limba maghiară de la Târgu Mureş. ’Susţinerea guvernului este o decizie a
grupurilor parlamentare. Probabil că înainte de vot, luni, o să mai avem o şedinţă cu grupurilor
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parlamentare şi acolo să finalizăm poziţia noastră. Dar este cam greu să votezi un guvern care
îţi promite, ca primă măsură, de exemplu, anularea unei hotărâri de Guvern privind drepturile
minorităţilor. Aici sunt şi probleme, nu?’, a spus senatorul Marko Bela.

El a explicat că, în cazul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş, guvernul a
respectat legea învăţământului, care prevede că în România există trei instituţii de învăţământ
superior multiculturale: Universitatea Babeş-Bolyai din Cluj, Universitatea de Artă şi UMF,
ambele din Târgu Mureş. ’Regret foarte mult că s-au trezit atât de mari respingeri şi împotriviri
faţă de o solicitare justă şi legală, ca şi în cazul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF)
din Târgu Mureş să se aplice acele dispoziţii ale legii care ar conferi atribuţii decizionale acelor
cadre didactice care predau în limba maghiară. Atât şi nimic mai mult. (...) Guvernul nu a făcut
altceva, prin acea hotărâre, decât a impus aplicarea legii şi eu consider că responsabilitatea
respectării drepturilor minorităţilor, cele constituţionale şi cele legale, revine, cu tot respectul,
nu Senatului unei universităţi, ci guvernanţilor, Guvernului şi instituţiilor statului. Guvernul
trebuie să vegheze asupra respectării legii în orice domeniu, inclusiv în domeniul drepturilor
minorităţilor’, a spus senatorul Marko Bela.

În opinia sa, viitorul guvern ar trebui să-şi ’revadă’ poziţia faţă de UMF Târgu Mureş pentru ca
România să nu asiste la ’o premieră extrem de tristă’ în care sunt anulate drepturi câştigate
deja de minorităţi. ’Eu sper foarte mult că totuşi îşi vor revedea această poziţie, pentru că
altfel vom avea o premieră extrem de tristă în România, şi anume anularea unor drepturi
deja dobândite. Până acum, în România, în aceşti 22 de ani de după 1989, mai încet sau mai
repede, cu paşi mai mici sau mai mari, am lărgit condiţiile şi drepturile minorităţilor. Ar fi o
premieră în România, foarte tristă şi foarte periculoasă, să se anuleze un drept deja dobândit.
Cred că va trebui să mai avem discuţii în sensul acesta’, a mai spus Marko Bela.

AGERPRES

1.5.15 Curtea de Apel a decis: Apostu rămâne în arest (2012-05-04 09:04)

Curtea de Apel Târgu Mureş a respins, vineri, ca neîntemeiată, cerera de eliberare provi-
zorie sub control judiciar a fostului primar al municipiului Cluj Napoca, Sorin Apostu, judecat
în stare de arest preventiv în Dosarul nr. 1767/33/2011, pentru infracţiuni de corupţie. Sorin
Apostu are drept de recurs în 24 de ore de la pronunţarea hotărârii.

Instanţa a luat în discuţie, la termenul de miercuri, cererea de eliberare provizorie sub control
judiciar a lui Sorin Apostu, formulată de apărătorii acestuia, însă nu s-a putut pronunţa asupra
acesteia dată fiind jurisprudenţa europeană vastă invocată în acest caz de avocaţii apărării.
Avocatul Gheorghe Mateuţ a arătat că în acest moment procesual ar fi îndeplinite toate
condiţiile legii pentru ca cererea formulată să fie îndeplinită şi că în privinţa lui Sorin Apostu
nu a fost identificată vreo faptă sau atitudine care să dovedească că eliberarea provizorie a
acestuia sub control judiciar ar putea împiedica buna desfăşurare a procesului. Acesta a spus
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că în cazul eliberării inculpatului, nu se pune problema existenţei vreunui risc şi că acesta nu
ar putea duce atingere în niciun fel mijloacelor de probă existente la dosar, întrucât dosarul
este construit pe baza unor înscrisuri şi a interceptărilor convorbirilor telefonice aflate atât pe
suport scris, cât şi pe CD-uri. În plus, un alt argument invocat, ar fi că dacă Sorin Apostu va
fi eliberat nu există nici un risc ca acesta să comită vreo infracţiune, că nu are antecedente
penale, că a dat dovadă de un ’comportament pozitiv’ şi că deja durata arestului preventiv a
inculpatului a depăşit termenul rezonabil.

Procurorul DNA a solicitat respingerea cererii pe motiv că este nefondată şi că faptele pentru
care Apostu este trimis în judecată au o ’rezonanţă socială negativă’. Acesta a precizat că
punerea în libertate a fostului primar nu doar că ar crea un sentiment de insecuritate socială,
dar ar arunca şi o umbră asupra modului în care lucrează instituţiile statului.

În urmă cu o lună, co-inculpatul Călin Mihai Stoia a depus o cerere de eliberare sub control
judiciar, pe care Curtea de Apel Târgu Mureş a respins-o, însă Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie
a admis-o după ce a judecat recursul. Astfel din cei patru inculpaţi din dosar, doar Sorin
Apostu este judecat în stare de arest preventiv. Următorul termen de judecată în Dosarul nr.
1767/33/2011 este fixat pentru data de 14 mai, ora 10.00. La termenul viitor, cel din 14 mai,
omul de afaceri Călin Mihai Stoia, inculpat în pentru infracţiuni de corupţie alături de fostul
primar al municipiului Cluj Napoca, Sorin Apostu, ar putea fi reaudiat. Tot la termenul viitor
vor fi citaţi şi patru din cei aproximativ 10 martori din dosar.

În acest dosar au mai fost trimise în judecată, alături de Stoia şi Apostu, stare de libertate
Monica Undina Apostu, soţia fostului primar, şi Aspazia Droniuc, care are şi calitatea de
denunţător. Dosarul nr. 1767/33/2011 a fost strămutat de la Curtea de Apel Cluj, iar în acesta
cei patru sunt trimişi în judecată pentru infracţiuni de corupţie, printre care dare de mită,
spălare de bani, fals intelectual etc.

AGERPRES

1.5.16 Admiterea la facultățile MAI și MApN (2012-05-04 09:08)

Administraţia Naţională a Penitenciarelor, prin unităţile subordonate, recrutează candidaţi
în vederea participării la concursul de admitere în instituţii de învăţământ din sistemul de
apărare, ordine publică şi securitate naţională, sesiunea 2012, pentru locurile repartizate
sistemului administraţiei penitenciare, astfel:

Instituţii de învăţământ universitar

1. Academia de Poliţie „Alexandru Ioan Cuza” Bucureşti , Facultatea de Poliţie, specializarea
“Ordine şi siguranţă publică” – penitenciare, curs de zi, durata studiilor 3 ani, 45 locuri (bărbaţi
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şi femei)

2. Academia Naţională de Informaţii „Mihai Viteazul” Bucureşti , Facultatea de Informaţii, curs
de zi, durata studiilor 3 ani:
• specializarea Psihologie - informaţii – 5 locuri (bărbaţi);
• specializarea Studii de securitate şi informaţii – 5 locuri (bărbaţi).

3. Institutul Medico – Militar Bucureşti:
• Facultatea de medicină generală, cursuri de zi, durata studiilor 6 ani – 10 locuri (femei şi
bărbaţi);
• Facultatea de medicină dentară, cursuri de zi, durata studiilor 6 ani – 5 locuri (femei şi
bărbaţi);

4. Academia Forţelor Terestre „Nicolae Bălcescu” Sibiu , Facultatea de Management Militar,
pentru domeniile de licenţă:
• Ştiinţe Militare şi Informaţii – specializarea Management economico-financiar (Finanţe-
contabilitate), cursuri de zi, durata studiilor 3 ani – 10 locuri (femei şi bărbaţi);
• Ştiinţe administrative – specializarea Administraţie publică (Intendenţă), cursuri de zi, durata
studiilor 3 ani – 10 locuri (femei şi bărbaţi).

5. Academia Tehnică Militară Bucureşti:
• Facultatea de Mecatronică şi Sisteme Integrate de Armament, domeniul de licenţă Inginerie
civilă – specializarea Construcţii şi fortificaţii (Inginer de construcţii şi fortificaţii), cursuri de zi,
durata studiilor 4 ani – 5 locuri (femei şi bărbaţi)
• Facultatea de Sisteme Electronice şi Informatice Militare, domeniul de licenţă Inginerie
electronică şi telecomunicaţii – specializările:
- Transmisiuni (Inginer de comunicaţii), cursuri de zi, durata studiilor 4 ani – 6 locuri (femei şi
bărbaţi);
- Calculatoare şi tehnologia informaţiei (Calculatoare şi sisteme informatice pentru apărare şi
securitate naţională), cursuri de zi, durata studiilor 4 ani – 10 locuri (femei şi bărbaţi).
Instituţii de învăţământ postliceal

1. Şcoala Militară de Maiştri Militari şi Subofiţeri a Forţelor Terestre „Basarab I” Piteşti, cursuri
de zi, durata studiilor 2 ani:

Arma:
• Auto – specializarea Auto – 10 locuri (femei şi bărbaţi);
• Comunicaţii şi informatică – specializările:
- Tehnică de comunicaţii – 10 locuri (femei şi bărbaţi);
- Operare şi mentenanţă echipamente de comunicaţii – 10 locuri (femei şi bărbaţi);
• Construcţii – specializarea Construcţii – 10 locuri (femei şi bărbaţi);
• Intendenţă – specializarea Bucătar – 15 locuri (femei şi bărbaţi).

2. Şcoala Nationala de Pregatire a Agentilor de Penitenciare Targu Ocna, cursuri de zi, durata
studiilor 1 an:
• 170 locuri – bărbaţi
• 30 locuri - femei
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Condiţii minime necesare candidaților interesați sunt:

Să fie absolvent, cel puţin al învăţământului liceal, cu diplomă de bacalaureat, iar în cazul în
care este elev în ultimul an să facă dovada promovării examenului de bacalaureat;

Până la data concursului de admitere să aibă vârsta de cel mult 24 de ani, împlinită în anul
organizării concursului de admitere.

Informaţii suplimentare pot fi găsite pe paginile web :

1. http://www.academiadepolitie.ro
2. http://www.sri.ro
3. http://www.univermed-cdgm.ro
4. http://www.armyacademy.ro
5. http://www.mta.ro
6. http://www.ncoacademy.ro
7. http://www.snpaptgocna.ro
8. http://www.anp-just.ro/

Penitenciarul Târgu Mureş , prin biroul de Resurse Umane invită persoanele interesate să se
prezinte la sediul instituţiei ( Târgu Mureş ,str. Retezatului nr. 7, tel 0265-261565 ) pentru
înscriere (întocmirea dosarului de candidat) la concursul de admitere pentru oricare dintre
instituţiile de învăţământ menţionate în prezentul anunţ.

Sursa: Penitenciarul Târgu Mureş

1.5.17 S-a suspendat înființarea facultății maghiare la UMF (2012-05-04 13:26)

Curtea de Apel Târgu Mureş a suspendat, vineri, executarea Hotărârii de Guvern nr.
230/2012, referitoare la înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în limba maghiară, în
cadrul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş. Potrivit Biroului de Presă
al Curţii de Apel, UMF Târgu Mureş şi o serie de persoane fizice au cerut anularea actului
administrativ reprezentând HG 230/27 martie 2012, însă instanţa de judecată a suspendat
executarea înfiinţării noii facultăţi în cadrul Universităţii, până la pronunţarea pe fond în
această cauză.

Cererea de anulare a HG 230/27.03.2012 a fost înregistrat în data de 10 aprilie pe rolul Curţii
de Apel Târgu Mureş şi are fixat ca prim termen de judecată data de 6 decembrie. Decizia
de vineri a instanţei prevede că până atunci Hotărârea de Guvern nu poate produce efecte,
întrucât aplicarea acesteia este suspendată. Hotărârea Curţii de Apel Târgu Mureş este
©2024 www.punctul.ro 611



BlogBook 1.5. MAY

executorie, dar poate fi atacată cu recurs în 5 zile de la pronunţare.

Hotărârea Guvernului nr. 230/2012 privind înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în
limba maghiară în cadrul Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş - publicată în
Monitorul Oficial, Partea I, nr. 208, din 29 martie 2012 - vizează înfiinţarea unei noi facultăţi cu
patru specializări: asistenţă generală (în limbile română şi maghiară), medicină (maghiară),
Medicină (engleză) şi Farmacie (maghiară). Prin înfiinţarea acestei noi facultăţi, UMF Târgu
Mureş nu a pierdut din structură nicio specializare acreditată, urmând să funcţioneze în
continuare cu liniile de predare în limba română, maghiară şi engleză.

AGERPRES

1.5.18 100 de ani de oraș (2012-05-06 21:37)

[1] În data de 21 aprilie 2012 Fundaţia Târnava Mică din Târnăveni a aniversat la Centrul
Cultural Maghiar din localitate 100 de ani de la declararea statutului de oraş a localităţii
Târnăveni. La eveniment au participat peste 100 de persoane interesate de istoria localităţii.

În data de 23 aprilie 1912, printr-o hotărâre regală, localitatea Dicsoszentmarton de atunci,

îndeplinind criteriile a fost promovat oraş. Actul regal a fost citit în piaţa din faţa Primăriei în

faţa a sute de oameni de către subprefectul de atunci.

Cele mai vechi dovezi datează din epoca neolitică (5500 – 2200 î.H.) şi se află la Muzeul

Municipal din localitate: greutăţi pentru războaie de ţesut, fusarole, căni de lut în spiritul

culturii Coţofeni, fragmente ceramice aparţinând culturii Petreşti, topoare de piatră, cuţite de

silex, microlite.

Scurt istoric

După cucerirea Daciei de către romani, localitatea precum şi zona luncii Târnavei, au trăit, în
perioada 106-271 d.H., o puternică influenţă a culturii superioare a cuceritorilor. Se presupune
că în acea perioada, deasupra actualei fabrici de ceramică de la pădurea "Trei brazi", ar fi
existat un castru roman.
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Prima atestare documentară a Târnăveniului datează din anul 1278, numele de început al
localităţii Tychen Sent Marton găsindu-se pe un act de înstrăinare şi intrare în posesie a acestui
domeniu, redactat de Capitlul din Alba Iulia în limba latină. Dezvoltarea economică a făcut
ca în anul 1502, localitatea să fie menţionată ca târg-opidum. Între 1610 şi 1712, inclusiv
după instaurarea stăpânirii habsburgice în Transilvania (1688), Târnăveniul devine sediul
comitatului Târnava.

În anii Revoluţiei de la 1848-1849, Târnăveniul a făcut parte din Legiunea a III-a, Cetatea
de Baltă (denumită şi „Marusiana" sau „Legiunea de câmpie"), spaţiu organizatoric militar
al românilor delimitat, pe Târnava Mică, între Căpâlna de Jos şi Laslăul Românesc, iar pe
Mureş, între Vidrasău şi Iernut. Prefectul legiunii a fost seminaristul de 24 de ani de la Blaj
Vasile Moldovan (1824-1895), cel care îşi va petrece apoi la Boziaş ultimii 40 de ani de viaţă,
ocupând diverse funcţii administrative.

Din anul 1876, localitatea devine capitala noului judeţ înfiinţat Târnava Mică. Sfârşitul sec-
olului al XIX-lea şi începutul secolului al XX-lea au fost decisive din punct de vedere edilitar
pentru a marca traiectoria urbană a Târnăveniului. Astfel, în anul 1888 s-a realizat actualul
Gimnaziu de Stat „Traian"; între 1889-1896 s-a construit sediul Prefecturii (actuala clădire a
Colegiului Tehnic); între 1896-1897 s-a construit actualul Spital Municipal; în anul 1898 s-a dat
în folosinţă calea ferată Blaj-Bahnea, ce trecea prin localitate; în anul 1900 s-a ridicat Cazinoul
funcţionarilor de stat, actualul sediul al Pompierilor; în anul 1902, s-a ridicat clădirea Primăriei;
între 1906-1908 s-a construit sediul Administraţiei financiare judeţene, actuala clădire a Şcolii
de arte şi meserii „Constantin Brâncuşi". Prin descoperirea în 1912, în apropiere, a gazului
metan s-a dat localităţii şi o dezvoltare industrială, predominând industria chimică anorganică
şi industria materialelor de construcţii. În aprilie 1912, Târnăveniul este ridicat la rang de oraş,
iar în anul 1913 oraşul a fost iluminat cu gaz.

Între anii 1920-1926, localitatea va purta numele de Târnava-Sânmărtin, pentru ca apoi să
revină la denumirea de Diciosânmărtin până în 3 mai 1941 (data publicării în Monitorul Oficial),
când localitatea îşi schimbă numele devenind Târnăveni, denumire păstrată până în zilele
noastre. După cel de al doilea Război mondial, într-o nouă reorganizare administrativă impusă
de regimul comunist instaurat, în anul 1968, oraşul Târnăveni va aparţine judeţului Mureş, cu
capitala de judeţ la Târgu Mureş. În anul 1998, localitatea este ridicată la rang de municipiu
prin Legea nr. 205/1998.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/centru1.jpg

1.5.19 Ziua tineretului reghinean cu Ana Lesko (2012-05-06 21:42)

La Reghin s-a sărbătorit pentru a doua oară Ziua tineretului. În cinstea acestei zile, tinerii,

în general elevi de liceu, au participat la diferite concursuri sportive. Câștigătorii au fost apoi
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premiați în seara zilei de 2 mai, pe scena Casei de Cultură Eugen Nicoară, unde s-a desfășurat

un spectacol de zile mari.

Concursuri

Show-ul a început la ora 17.30 cu un concurs de talente și unul de frumusețe pentru fete şi s-a

încheiat aproape la ora 22.00. Dacă anul trecut debutul competițiilor a fost unul timid, în acest

an concurenții s-au dovedit foarte bine pregătiți și extrem de talentați, iar aspirantele la titlul

de Miss s-au întrecut în frumusețe şi istețime la cote înalte, dovedind o îndelungă pregătire.

Ce e drept nici miza nu a fost mică, fiind vorba de premii totale în valoare de aproximativ

2.000 de euro.

Recitaluri

Seara s-a încheiat cu două recitaluri care se pare că au fost pe gustul celor din sală. Ellie
Withe, împreună cu două dansatoare și un chitarist a readus piesele deja cunoscute, astfel
încât s-a cântat şi dansat cu entuziasm. Artista s-a declarat deosebit de încântată de public
pentru că pe lângă „gălăgia” pe care o solicita între piese a primit şi confirmarea faptului că
versurile cântecelor ei nu sunt necunoscute publicului reghinean.

Cireaşa de pe tortul primit de tinerii reghineni de Ziua tineretului a fost însă Ana Lesko şi

dansatoarele ei. Costume exotice cu tentă tradițională rusească, lumânări şi efecte luminoase,

toate astea pigmentate cu graiul ei uşor îndulcit de accentul moldovenesc au făcut deliciul

publicului. Artista a împărțit fotografii, a dat autografe și a adunat la final toți copiii pe scenă.

După spectacol, Ana Lesko a ţinut să mulţumească celor care au invitat-o la Reghin şi a

declarat că ideea de a organiza o zi a tineretului i se pare extrem de frumoasă. Spectacolul a

fost transmis în direct de DAReghin Tv și de Gliga TV, astfel încât el a putut fi urmărit atât la

Reghin, cât şi în aproape toate localităţile de pe Valea Mureşului şi Valea Gurghiului.
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Ideea

Toata distracţia a costat circa 20.000 de lei, bani care au fost alocaţi de Consiliul Local. Ziua
Tineretului este ideea consilierului PRM Adrian Crăciun care s-a ocupat personal de organizarea
evenimentului atât în acest an, cât şi în anul 2011.

1.5.20 Începe lupta! Se cunosc combatanţii (2012-05-06 21:48)

După încheierea perioadei de înscriere în cursa electorală a alegerilor locale din 10 iunie,

Biroul Electoral al Circumscripţiei nr. 6 Luduş, prin juristele Fira Dudilă şi Anamaria Hambeţiu,

a constatat că sunt îndeplinite condiţiile legale de fond şi de formă prevăzute de art. 4, art. 6

alin 7, art. 45 din Legea nr. 67/2004, republicată.

Multe nume noi pe liste

Pentru cele 17 locuri din Consiliul Local au fost înscrişi un număr de 114 candidaţi, câte
22 pe liste de partid şi 4 candidaţi independenţi: Emil Cosmin Biriş, Cristina Jerca, Marcel
Daniel Pădurean şi Elena Daniela Rusu. Partidul Democrat Liberal şi Alianţa Pentru Mureş
are pe primele zece locuri ale listei pe Ionaş Florin Urcan, Florin Claudiu Nistor, Ciprian –
Halbiş Turdean, Vasile Dorin Grama, Simion Vasile Trifan, Ioan Pop, Tănasie Bologa, Paula
Stînă, Zachei Ovidiu Petrea şi Vitalie Suruceanu. În fruntea listei Uniunii Sociale Liberale este
Ioan Cristian Moldovan urmat de Sorinel Tripon, Cornel Boitoş, Liviu Botezan, Daniel Septimiu
Iulian Totu, Daniel Petrică Şofron, Ioan Bungardi, Gelu Virgil Puia, Cristina Antigona Dancu
şi Claudia Maria Botezan. Partidul România Mare a trecut pe primele poziţii pe Florin Vasile
Cucean, Ion Orga, Maria Bologa, Ioan Andreşan, Alexandru Iclănzan şi Ovidiu Furdui. Uniunea
Democrată a Maghiarilor din România are pe primele şase locuri ale listei pe Fekete Kovacs
Levente, Enyedi Mihai, Pap Andrei, Kiş Iştvan, Hajdu Robert Lajos şi Kocsis Csaba. Cel mai nou
competitor în arena politică, Partidul Poporului Dan Diaconescu a înscris pe locurile eligibile
pe Toader Pânzariu, Ioan Viorel Obrejan, Alexandru Molnar, Mircea Popean, Iankuş Nicolae şi
Olga Hălmaciu.

Spre deosebire de alegerile precedente când au fost nouă candidaţi, pentru legislatura 2012 –
2016 s-au înscris în cursa pentru fotoliul de primar doar patru pretendenţi: Ionaş Florin Urcan
(PDL), Ioan Cristian Moldovan (USL), Ioan Viorel Obrejan (PPDD) şi independentul Emil Cosmin
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Biriş.

1.5.21 Rute educaționale: Sighișoara-Germania (2012-05-06 21:53)

Fundaţia Federală de Mediu din Germania a aprobat finanţarea Proiectului NaviNatur „De-
scoperă şi prezintă durabilitatea de o manieră transnaţională şi prin noi modalităţi: Educaţie
pentru o dezvoltare durabilă (ESD) prin rute educaţionale GPS create în cadrul unui program
de schimb de elevi între şcoli din România şi Germania”, un proiect care pune accent pe
ideea-cheie a educaţiei pentru dezvoltare durabilă cu raportare la situaţia specială dată de
şcolile model participante la proiect, care vor deveni repere pentru predarea metodologică în
România şi Germania.

Proiectul este o oportunitate pentru şcoli şi elevi de a învăţa împreună, unii de la ceilalţi. Acest

proiect nu înseamnă doar schimburi între şcoli, ci este o modalitate de dezvoltare a unor

concepte pedagogice prin abordarea Educaţiei pentru Dezvoltare Durabilă. Schimburile de

elevi între Sighişoara şi Mölln se derulează după următorul calendar: în perioada 4-11 mai a.c.

vor veni la Sighişoara 16 elevi de la Marion-Dönhoff-Gymnasium Mölln, iar în perioada 9-23

septembrie a.c. 16 elevi ai Liceului „Joseph Haltrich” vor merge în Germania.

Acum pentru viitor

La finalul proiectului materialele rezultate vor fi incluse într-un manual conceput pentru
iniţierea şi implementarea unor viitoare parteneriate între şcoli Est şi Vest Europene cu accent
pe dezvoltarea durabilă. La acest proiect, care a început la 1 ianuarie 2011 şi se va finaliza
în 2013, participă Liceul „Joseph Haltrich” Sighişoara, care are ca partener Marion-Dönhoff-
Gymnasium Mölln, respectiv Şcoala Gimnazială din Sf. Gheorghe, judeţul Tulcea, şi Haupt-
und Realschule Salzhausen/IGS Lueneburg.

Conform programului activităţilor prevăzute în cadrul proiectului, în perioada 10-17 martie a.c.

a avut loc primul seminar de instruire pe tema educaţiei durabile, acesta constând în două

module: unul la Sighişoara, în 12-13 martie, iar cel de-al doilea la Tulcea, în perioada 15-16

martie a.c.
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Facilități

Proiectul NaviNatur se implementează pe o perioadă de 2 ani, pe parcursul cărora se vor
organiza vizite reciproce ale elevilor din şcolile partenere din România şi Germania, şi se vor
crea tururi educaţionale comune. Se vor compara habitatele naturale şi speciile întâlnite
în Rezervaţiile Biosferei din România şi Germania. Şi această colaborare va fi facilitată de
similarităţile existente între Rezervaţiile Biosferei implicate în proiect.

Cu ajutorul metodei „rute educaţionale GPS” copiii îşi pot prezenta mediul din zonele în care
trăiesc, precum şi cultura şi tradiţiile locale. Metoda a fost dezvoltată de Centrul pentru Edu-
caţie de Mediu Schubz începând cu anul 2007. Prin intermediul portalului www.navinatur.de
elevii pot încărca rutele create şi pot face schimb de informaţii şi idei. Pentru a crea aceste
tururi elevii trebuie să meargă pe traseul ales, experimentând astfel natura, dar să se şi
documenteze despre diversele elemente întâlnite.

Proiectul NaviNatur este coordonat de Centrul pentru Educaţie de Mediu (SCHUBZ) din Luneb-
urg, Germania, este finanţat de Deutsche Bundesstiftung Umwelt DBU şi implică activităţi în
parteneriat cu Universitatea Leuphana Luneburg, Universitatea Bucureşti, Autoritatea Rezer-
vaţiei Biosferei Saxoniei de Jos „Luncile Văii Fluviului Elba” şi Rezervaţia Biosferei Schaalsee.
Proiectul se desfăşoară sub patronajul Ministerului Educaţiei şi Culturii din Saxonia de Jos prin
Dr. Bernd Althusmann. Şcolile din Germania implicate în proiect sunt: Haupt-und Realschule
Salzhausen, Integrierte Gesamtschule Lueneburg, Marion-Doenhoff-Gymnasium Moeln.

Istrate Manu

1.5.22 BMW X1, bunătăți pe piața autohtonă (2012-05-06 22:01)

Creșterea numărului de vânzări ale modelului BMW X 1 (625 de şoferi români au optat

pentru achiziţionarea unui BMW X1, în creştere importantă -90 %- comparativ cu perioada

similară din 2011) și faptul că în anul 2011 SUV-ul a încheiat pe poziţia a doua în topul celor

mai de succes modele ale mărcii cu o creştere de 139 % au determinat constructorul auto

german să programeze o serie de îmbunătăţiri de design şi tehnologie în cazul BMW X1.

Astfel, se va îmbunătăți cutia de viteze cu opt trepte, vor fi aduse motorizări noi şi pachetul

de tehnologii BMW EfficientDynamics care includ şi modul de funcţionare ECO PRO. Partea
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frontală a noului BMW X1 este marcată de patru linii care se întâlnesc deasupra numărului de

înmatriculare, formând un X, specific pentru modelele SAV BMW.

Un alt element de noutate…

… este linia orizontală care ocoleşte farurile de ceaţă şi amplifică lăţimea modelului şi prezenţa
sportivă. De asemenea, a fost modificată grila de aer, acum împărţită în trei elemente, una
centrală şi două laterale, la fel ca la celelalte modele din gama BMW X. Interiorul a primit o
restilizare uşoară, marcată de orientarea mai pronunţată a consolei centrale către conducă-
torul auto, un element distinctiv al mărcii implementat prima dată la jumătatea anilor ’70.
Pentru prima dată în gama BMW X, debutează liniile de design BMW xLine şi BMW Sport
Line. Portofoliul de motorizări a fost extins cu o serie de propulsoare noi cu tehnologie BMW
TwinPower Turbo, fiind disponibile cinci versiuni diesel şi trei pe benzină cu puteri între 85
kW/116 CP pentru BMW X1 sDrive16d şi 180 kW/245 CP pentru BMW X1 xDrive28i. Noutăţile
sunt X1 sDrive16d (85 kW/116 CP), care devine cel mai accesibil diesel şi X1 xDrive25d (160
kW/218 CP). Aceasta din urmă înlocuieşte xDrive23 cu un propulsor tot de doi litri diesel cu
două turbine, dar care dezvoltă mai multă putere.

Una dintre cele mai importante noutăţi tehnologice este disponibilitatea cutiei automate cu

opt trepte pentru un total de patru motorizări (20i, 28i, 20d şi 25d). Aceasta, alături de o serie

extinsă de măsuri BMW EfficientDynamics, permite reducerea suplimentară a consumului de

combustibil cu până la 0,9 litri faţă de versiunile precedente.

BMW xDrive

Sistemul inteligent de tracţiune integrală BMW xDrive este disponibil standard pentru două
versiuni de motorizare, pentru cele mai puternice propulsoare diesel şi benzină. O listă extinsă
de echipamente opţionale include sistem de navigaţie şi aplicaţii internet (BMW Apps şi BMW
Live), sistem de sunet Harman Kardon, funcţia Acces confort, operare automată fază lungă,
Faruri Xenon adaptive sau cameră pentru mersul înapoi. Noul model BMW X1 este programat
să debuteze pe pieţele din întreaga lume în toamna acestui an.

Cristina Vancea
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1.5.23 De la dreapta la stânga, candidaţii din judeţ (2012-05-06 22:06)

UDMR vizează 52 de primării din judeţ. Cea mai importantă este Primăria Tîrgu-Mureş,
unde candidat va fi Frunda György. În afară de Tîrgu-Mureş, speranţele UDMR se leagă de
municipiul Reghin, unde va intra în competiţie Nagy András. După două mandate ca primar
şi unul de viceprimar, în care municipiul s-a modernizat cel puţin din punctul de vedere al
infrastructurii rutiere, reţelei de apă şi canalizare şi construcţiei de locuinţe, Nagy este destul
de relaxat. Iar ţinând cont că adversarii săi români îşi vor împărţi din nou voturile, edilul-şef
aproape că a obţinut cel de-al treilea mandat.

O primărie iarăşi râvnită de UDMR este cea a staţiunii Sovata. Péter Ferenc, primarul oraşului,
nu pare să aibă adversar nici în acest an, mai ales că drumurile proaste din localitate au
devenit istorie. Pentru Primăria Sângeorgiu de Mureş, cea mai mare comună din judeţ, UDMR
îl susţine pentru încă un mandat pe actualul primar Sófalvi Szabolcs. Fostul purtător de
cuvânt al companiei Aquaserv a înţeles devreme ce înseamnă să girezi proiecte importante în
comună – reţeaua de apă şi canalizare, drumurile - dar să te ocupi şi de cele de estetică, de
faţadă – flori şi arbuşti ornamentali. Momentan, nici acesta nu pare să aibă o concurenţă prea
serioasă, cu toate că reprezentanţii partidelor româneşti erau mai-mai să bată palma pentru
un candidat unic. La Sînpaul, Simon István nu are adversar. Actualul primar s-a preocupat
şi în ultimul său mandat de atragerea de investiţii în comună, de sprijinirea investitorilor
pentru a crea locuri de muncă pe teritoriul comunei şi de a asigura confortul localnicilor prin
promovarea proiectelor privind infrastructura. Tóth Sándor, viceprimarul oraşului Miercurea
Nirajului, va încerca să măture impresia relativ proastă lăsată de actualul primar Dászkel
László şi să îşi adjudece fotoliul de edil-şef. Cu toate că e greu de crezut că are vreo şansă la
Primăria Sighişoara, consilierul local UDMR, Gáll Ernő va încerca marea cu degetul. Acesta a
ocupat poziţia de preşedinte al UDMR Sighişoara, a avut grijă de biroul senatorial al lui Frunda
György, iar cea mai recentă activitate a sa se referă la cererea adresată Consiliului Municipal
de a schimba denumirea Gimnaziului Aurel Mosora în Petőfi Sándor .

UDMR i-a înlocuit de pe lista de candidaţi pe primarii care nu au dat randament sau care nu

prea au şanse sau care au ales să se retragă. De exemplu, la Corunca, uniunea nu mai merge

pe mâna lui Nagy Martin, ci o aruncă în luptă pe Takács Olga, la Ghindari candidează Huszár

Ibolya, iar la Sângeorgiu de Pădure Csibi Attila.

81 de primării

USL Mureș are candidați la 81 de primării din județ. Toate candidaturile au fost depuse din
partea USL, neexistând nici o localitate în care PNL, PC sau PSD să fi pus candidat separat.
USL Mureș are liste comune în 86 de localități pentru Consiliile Locale. La Tîrgu-Mureş, USL
mizează pe candidatura social-democratului Cornel Brişcaru. La Reghin, viceprimarul Maria
Precup are o misiune grea în competiţia cu colegul său de primărie Nagy András şi cu ceilalţi
candidaţi români. Edilul-şef Dorin Dăneşan îşi încearcă din nou norocul la Primăria Sighişoara.
©2024 www.punctul.ro 619



BlogBook 1.5. MAY

Dacă nu va câştiga, e aproape sigur că va fi mazilit, după ce susţinerea candidaturii sale au
atras plecări din PSD şi PNL.

Ca şi în 2008, PNL dă candidatul la Primăria Târnăveni. Viceprimarul Sorin Megheşan se va
duela din nou cu Adrian Matei, de această dată având în spate şi PSD şi PC. Pentru fotoliul
de primar al oraşului Iernut va fi susţinut şi în acest an Ioan Nicoară, actualul edil-şef. Ioan
Cristian Moldovan va încerca să îl concureze pe Florin Urcan, actualul primar. La Sângeorgiu
de Pădure, USL l-a propus pe Dinu Socotar, unul din liderii PC. Dinu Socotar a mai încercat şi
în 2008 să obţină Primăria într-un oraş cu populaţie preponderent maghiară şi nu s-a făcut
de ruşine. La Sărmaşu, actualul primar va candida pentru un nou mandat. Are în spate şi o
susţinere populară după ce a militat pentru cauza spitalului din localitate şi păstrarea sa. Ioan
Covrig, edilul-şef al oraşului Ungheni, nu mai este susţinut de PSD pentru un nou mandat,
alegerea USL fiind Victor Prodan, viceprimarul oraşului, până mai ieri la cuţite cu aliatul său
de azi. Cu puţine excepţii, în comune, actualii primari se vor bate pentru un nou mandat.
Interesantă va fi lupta acolo unde USL a pierdut primari sau acolo unde nu avea edili-şefi.

La Deda, după ce primarul PNL Lucreţia Cadar a trecut la Alianţa pentru Mureş, tot liberalii au
desemnat candidatul pentru această primărie, în persoana lui Ovidiu Ilieş. La Ernei va candida
Lukacs Lorand Istvan, la Gorneşti Aurel Savu, la Hodac – Ioan Todoran, la Lunca Bradului –
Leon Mugurel Bogat, Szilagyi Alexandru la Mica, Petru Fărăgău la Miheşu de Câmpie, Octavian
Oprea la Petelea, Vasile Daniel Florea la Pogăceaua, Petru Cozoş la Râciu, Mariana Opriş la
Sângeorgiu de Mureş, Remus Şipoş la Sânpaul, Viorel Bubău la Sântana de Mureş, Pavel Ciulei
la Saschiz, Dorel Vancea la Şăulia, Vasile Şerban la Suplac, Vasile Todoran la Vînători, Sorin
Petri la Viişoara, Gheorghe Libeg la Zagăr.

Ligia Voro

1.5.24 Let’s do it, România! - ediția nr. 3 (2012-05-06 22:10)

Sâmbătă, 12 mai, proiectul „Let’s do it, România!” ajunge la a treia implementare. Asta

înseamnă că sâmbătă va fi Ziua de Curățenie Națională, când câteva mii de mureșeni sunt

așteptați să iasă la curățenie, fie înscriși prealabil pe site-ul www.letsdoitromania.ro, fie venind

la punctul de înregistrare aflat în parcarea Promenada Mall. Pe lângă Promenada Mall, care

pune la dispoziție spațiul și logistica pentru punctul de înregistrare, unul din susținătorii cei

mai apropiați proiectului este dealerul Toyota de la Tîrgu-Mureș, Eurocar Trading, care și anul

acesta a oferit logistica necesară procesului de cartare. Acesta presupune identificarea mor-

manelor de deșeuri, acțiune desfășurată în ultimele săptămâni de dinainte Zilei de Curățenie

Națională. Zeci de astfel de mormane au fost deja identificate, cele mai dese fiind în preajma
620 ©2024 www.punctul.ro



1.5. MAY BlogBook

drumurilor intens circulate, pe cursurile apelor, malurile lacurilor sau lizierele pădurilor.

Procedura de lucru...

... este relativ simplă. Voluntarii au posibilitatea de a se înscrie pe site-ul proiectului
www.letsdoitromania.ro la secțiunea „Înscrie-te la curățenia de pe 12 mai!”, fie vin direct la
punctele de înregistrare. De la punctele de înregistrare, dacă nu au sacii necesari ecologizării,
organizatorii le pun la dispoziție aceste materiale după care sunt ghidați spre mormanele
de deșeuri deja cartate. Pe lângă voluntarii care au aflat de proiect și doresc să se implice,
o altă componentă importantă vine din partea autorităților cu care organizatorii au semnat
parteneriate. Cel mai important este cel semnat cu Ministerul Mediului, care prin instituțiile
subordonate (Administrația Bazinală de Apă Mureș, Direcția Silvică, Garda de Mediu, Agenția
pentru Protecția Mediului) mobilizează de asemenea un număr însemnat de voluntari, la fel
cum au făcut de altfel și la primele două ediții. Sacii care sunt astfel colectați urmează apoi să
fie ridicați de operatorii de salubritate chiar în acea zi sau în zilele care urmează.

Pe lângă această logistică, voluntarii au de asemenea un alt ajutor în furnizarea de informații
pentru orice întrebare sau situație specială ivită. Astfel, echipa „Let‘s Do It, România!” pune la
dispoziție tuturor celor interesați de proiect un call center special creat, disponibil la numărul
de telefon 0318.21.21.21. În perioada 7 – 19 mai, voluntarii “Let‘s Do It, Romania!” vor
răspunde tuturor întrebărilor despre curățenia națională.

1.5.25 Bătălia pentru (Tîrgu-)Mureş (2012-05-06 22:19)

Lupta pentru cele mai importante fotolii din judeţ, preşedinţia Consiliului Judeţean, cele 34

de mandate de consilier judeţean, Primăria Tîrgu-Mureş şi cele 23 de mandate de consilier

municipal se va da şi în acest an etnic. Pentru şefia judeţului se vor duela cinci candidaţi – doi

din partea comunităţii maghiare şi trei din partea partidelor româneştii, în timp ce fotoliul de

primar este râvnit de şase candidaţi, cinci din partea partidelor politice, alianţelor politice şi

alianţelor electorale şi un candidat independent…

Cine sunt
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În 2012, pentru fotoliul de primar al municipiului Tîrgu-Mureş, principalii competitori – ac-

tualul edil-şef Dorin Florea, reprezentând Alianţa pentru Mureş – PDL+UNPR+PER şi senatorul

Frunda György, din partea UDMR, îşi vor disputa din nou etnic cea mai importantă localitate din

judeţ. Şi asta în ciuda discursurilor liniştitoare ale ambilor că sunt şi vor să fie primarul atât al

românilor, cât şi al maghiarilor din municipiu. În cursa electorală, cotaţi cu şansa a doua, s-au

mai înscris până în 1 mai, termenul limită pentru depunerea candidaturilor, secretarul executiv

al PSD Mureş, Cornel Gheorghiţă Brişcaru – din partea Uniunii Social-Liberale, administratorul

Sabin Gelu Pop, reprezentând Partidului Poporului-Dan Diaconescu(PP-DD) şi fost candidat al

PNGCD în 2008 pentru aceeaşi funcţie, atunci retras din competiţie, prof. dr. Benedek Imre,

din partea Partidul Civic Maghiar, şi copreşedintele Ligii Pro Europa, Smaranda Enache care va

candida independent.

Aproape aceiaşi în primii 10

Pentru cele 23 de mandate de consilieri locali tîrgumureşeni, şapte partide, alianţe politice şi

alianţe electorale au depus liste complete. Trei partide merg în alegeri cu liste incomplete. La

Consiliul Local Tîrgu-Mureş candidează şi un independent, omul de afaceri Felicia Moldovan,

fostul candidat al PNGCD în 2008 la şefia judeţului. Dar să vedem ce oferte au partidele pentru

alegerile din 10 iunie. PDL a obţinut în 2008 opt mandate de consilier local. Acum, Alianţa

pentru Mureş, din care face parte şi PDL, a depus o listă cu 29 de candidaţi, listă care este de-

schisă de actualul primar Dorin Florea. Urmează viceprimarul Claudiu Sergiu Maior, consilierii

locali Ioana Dana Roman şi Dumitru Matei, medicul ATI Ioan Claudiu Puiac (UNPR), consilierii

Ioan Fărcaş şi Lucian Cosmin Herman Gujan, medicul rezident Radu Liviu Todoran, fiului şefului

OJPC Mureş şi consilier local, Liviu Todoran, consilierul local Gheorghe Urcan, operatorul Călin

Moldovan, inginerul Nicolae Dordea, directorul Gimnaziului de Stat „Mihai Viteazul” Tatiana

Man, directorul Sorin Iulian Nicuşan, electronistul Ioan Zaharie Lateş, directorul de vânzări

Vasile Octavian Vasiu, şeful de unitate Victor Meleg, economistul Ioan Cengher, conf. univ.

Dr. Simion Costea, directorul general Ovidiu Moldovan, pensionarul Teodor Grigore Cerceş,
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programatorul Constantin Tudor Şandru, şoferul Marcel Mătea, directorul Grădiniţei „Albinuţa”

Roxana Claudia Nicoară, consilierul judeţean Vasile Filimon, secretara PD-L şi pensionara Doina

Mureşan, economistul Florin Săliştean, administratorul Sebastian Popovici Delast, directorul

adjunct al AJOFM Cristina Erika Maşca şi Aurel Mircea Pop, şef serviciu la Administraţia Serelor.

De la judeţ la municipiu

PSD şi PNL au în prezent acelaşi număr de mandate în Consiliul Local Tîrgu-Mureş – 2, în timp ce

PC nu are niciun consilier local. Pe lista Uniunii Social-Liberale (USL – Alianţa de Centru-Dreapta

(PNL+ PC)+PSD) candidează: secretarul executiv al PSD Mureş, Cornel Gheorghiţă Brişcaru,

liderul PNL Tîrgu-Mureş, Ionela Claudia Ciotlăuş, preşedintele PSD Tîrgu-Mureş şi director medi-

cal al Spitalului Nova Vita, Dragoş Codrin Popa, consilierul local Sebastian Alexandru Pui, lector

univ. şi notar public Olimpiu Aurelian Sabău Pop, consilierul judeţean Niculae Havrileţ, con-

silierul local Lucian Loghin, asistentul univ. şi medic Dan Ştefan Sîmpălean, profesoara Cristina

Ligia Someşan, consilierul judeţean Marius Ciprian Popa, consilierul local Octavian Moldovan,

administratorul Ervin Molnar, lector univ. şi medic Ovidiu Gîrbovan, profesoara Mariela Mari-

ana Corneanu, pensionarul Cornel Chiorean, responsabilul staţie uscare gaze Augustin Loghin,

administratorii Radu Horaţiu Groza şi Alexandru György, inginerul construcţii hidrotehnice

Cristian Bratanovici, administratorul Cosmin Rus, managerul Andrei Cocîrdan, agentul special-

ist vânzări Ioan Covaciu, juristul Semina Baricz, reprezentantul vânzări Alexandra-Maria Vlasa,

inginerul Dumitriţa-Ioana Apăfăian, expertul contabil Nicoleta Cornelia Enăchescu, operatorul

call center Cătălin Alexandru Ploscar, contabilul Lucian Mihai-Emil Lazăr şi masterandul

Andreea Călin. În 2008, PRM a obţinut un mandat prin Ioan Sita. În 2012, acesta nu mai se

regăseşte pe lista partidului, alcătuită din preşedintele PRM Mureş, Constantin Mărgărit Amza,

topograful Iulian Răzvan Bugnariu, agentul de pază Ioan Iacob, operatorul Horaţiu Vasile

Petac, funcţionarul Ilie Doroftei, administratorul Vasile Naste, pensionarii Vasile Cotoi, Nicolae

Moldovan şi Olga Oltean, casnica Anca Raluca Petac, confecţionerul Victoria Iacob, pensionarii

Alexandru Călinescu, Iacob Stoica, Valer Maier şi Vasile Moldovan, coordonatorul transport
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Aurel Mircea Cozma, dispecerul Margareta Găvăneanu, pensionara Dorina Moldovan, agentul

de pază Petru Frătean, directorul Vasile Lazăr, administratorul Eugen Pop, pensionara Ileana

Frătean, strungarul Tereza Naste, pensionarul Vasile Porca, agentul de pază Petre Găvăneanu,

muncitorul Marius Lucian Frătean, agentul de pază Valentin Marian Precup, dispecerul Ioan

Naste şi educatoarea Luminiţa Amza.

UDMR schimbă foaia

UDMR va avea în acest an o concurenţă serioasă din partea altor partide maghiare. De aceea

şi pentru că pe ultima turnantă candidatul la Primăria Tîrgu-Mureş a fost schimbat şi lista

pentru consiliu a fost substanțial modificată, mulţi dintre actualii aleşi nu se mai regăsesc

pe aceasta. UDMR îi propune pentru CL pe următorii: actorul şi directorul Radio GaGa, Nagy

István, consilierul local şi preşedinte al UDMR Tîrgu-Mureş, Benedek István, consilierul judeţean

Gombos Géza-Csaba, consilierul local Peti András, directorul Józsa Tibor, avocatul Karácsony

Erdei-Etel, consilierii locali Bakos Levente-Attila şi Törzsök Sándor-László, medicul cardiolog

Kikeli Pál-István, directorul Muzeului Judeţean Soós Zoltán, profesorul Haller Béla, avocatul

Gogolák Hrubecz Csongor, proiectantul Benke István, consilierul local Makkai Grigore, cercetă-

torul Novák Csaba Zoltán, directorul Harsányi Zoltán-Zolt, directorul Fischer Jozsef-László,

profesorul Kovács László-István, inspectorul Hints Miklós-Zoltán, avocatul Kovács Zsombor,

profesorul Kolozsvári Szilárd Attila, inspectorul Pajka Attila, preşedintele Gál Éva, consilierul

Szántó Loránt, studentul Kovács Mihály Levente, şomerul Hajdú László-Zoltán, consilierul

Gabosi Mária-Magdolna, profesorul Szilágyi Ladislau şi referentul Fúró Enikő Boglárka.

PCM îi trimite în competiţia electorală pe: prof. univ. dr. Benedek Imre, şeful Clinicii de

Cardiologie, preşedintele PCM Mureş, László György, omul de afaceri şi fiul liderului UDMR

Tîrgu-Mureş, Benedek István, Pálosi Csaba, Vajda Ştefan, Geza Todor, Nagy László-Mihaly,

Angi Enikő, Varró István, Paizs Noémi, Szabó Nándor, Incze Szabó Ladislau, Bob Levente

Lajos, Pánczel Rudolf József, Csizmadia Mihail, Kiss Gavril Toma, Fancsali Kinga, Kisgyörgy

Levente, Birtalan Ferenc, Fancsali Ferenc, Kiss Josif, Halász Zsuzsánna, Toldi Katalin, Barabás

Ladislau, Varga Benedict, Székely Zsolt, Ferenczi János, Kiss Ilona, Kiss István. 29 de nume şi
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la PPMT: specialistul în relaţii publice Portik Vilmos – László, juristul Kali István, preotul Nagy

László, prof. univ. DR, acum pensionar, Hollanda Dionisie, tehnicianul dentar Biro Csaba

Szilveszter, directorul executiv Kirsch Attila, programatorul Angi Balázs, medicul prof. univ.

Ábrám Zoltán-Samoil, medicul Brassai Attila Miklós, tehnicianul Cseh Gavrilă, studentul Mátyás

Attila, profesorul Pethő Ladislau, inginerul Bakos Adi-Árpád, administratorul Csergedi György,

pensionarul Moldovan Aldabert, funcţionarul administrativ Kvacskay Katalin, administratorul

Peres Annamaria, traducătorul Iklandi Tűnde Izabella, profesorul Kőrtesi Sándor-Gabor, şeful

aprovizionare Imreh Andrea, directorul comercial Laszlo Gerő-Andras, administratorul Molnar

Csaba, programatorul Antal Attila, inginerul horticultor Verzár Csongor-Garabet, Lázár Balázs-

Antal, chimistul analist Pálffy Ágnes-Katalin, Jáncso Attila, programatorul Ádorjan Botond şi

vânzătorul comercial György Emő.

Partide ale poporului

Două partide, ambele cu rădăcini în popor, după cum le este titulatura, se vor afla în com-

petiţia electorală pentru voturile populaţiei de naţionalitate română. Partidul Poporului –Legea

Cojocaru (PP-LC) a depus o listă de patru candidaţi: pensionarul Octavian Ioan Pop, contabila

Ana Anişoara Pop, casnica Maria-Anca Silian şi îngrijitorul Maria Cozma. Partidul Poporului-Dan

Diaconescu (PP-DD) mizează pe: administratorul Corneliu Dorin Oltean, administratorul Sabin

Gelu Pop, medicul Simion Gheorghe Suciu, administratorul Nicolae Biriş, agentul de vânzări

Traian Vasile Lorent, administrator Felicia Lupei, economistul Traian Ioana, merceologul Ioan

Mărginean, pensionarii Gheorghe Caţa şi Iuliana Elena Popa, managerul Ioan-Gabriel Gabor,

şeful de sală Septimiu Daniel Man, pensionara administrator Cornelia Kapuşan, gestionarul

Ionuţ Stelian Orza, managerul Aurel Mircea Cozma, pensionara Taxiana Septimia Negrea, di-

rectorul de producţie Georgel Marius Ion, studenta Anca-Maria Podar, pensionarele Ana Cazan

şi Maria Dobroiu, agentul de pază Ilie Marcu, studentul Szász István-Csaba, pensionarele Maria

Negrea şi Ana Cornea, lector univ. Augustin Vasile Fărcaş, secretara Olimpia-Elisabeta Pop,

directorul Ioana-Roxana Creţu, muncitorul Sabin Florea şi economista Adina-Ionela Farcaş.
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Și romii vor mandate

În lupta pentru mandatele de consilier local s-au înscris şi două partide ale rromilor, o premieră

de altfel. Asociaţia Partida Romilor „Pro Europa” a depus o listă de 15 persoane la Consiliul

Local Tîrgu-Mureş, şi anume: administratorul Ioan Bambo, Virgil Radu – fără ocupaţie, munci-

torii de la Salubriserv Otvoş Csaba şi Venczi Ioan Riki, Iancsi György – fără ocupaţie, Varga

Ferenc – fără ocupaţie, muncitorii de la Salubriserv Otvoş Tibor, Otvoş Şandor şi Otvoş László,

zidarul Cozac Csaba, muncitorul de la Salubriserv Buzi Béla, Ötvös Gizella, Bambó Erika, Ötvös

Lenuţa şi Grekuj Csilla Emilia. Alianţa Civică Democrată a Romilor (ACDR) are trei candidaţi:

pensionarul Hojdu Elemer, muncitorul Marcel Vasile Tinca şi croitoreasa Banyai Monika.

La judeţ, cinci doritori

Şefia judeţului este râvnită de cinci candidaţi. Doi reprezentând partidele maghiare –

actualul preşedinte al CJ Mureş, Lokodi Edita – UDMR, şi liderul secuilor mureşeni, jurnalistul

Biro Zsolt – PCM. Din partea partidelor româneşti vor intra în cursă deputatul liberal Ciprian

Dobre – USL, fostul prefect Marius Paşcan – Alianţa pentru Mureş, lectorul univ. Augustin Vasile

Fărcaş – PP-DD. Bătălia se va da, cel mai probabil, între Lokodi Edita şi Ciprian Dobre, la fel ca

acum patru ani.

UDMR, la concurenţă

UDMR încearcă să obţină din nou cel mai mare număr de mandate de consilier judeţean – 14
- prin: preşedintele CJ Mureş, Lokodi Edita-Emőke, vicepreşedintele CJ Mureş, Szabó Árpád,
directorul Teatrului Naţional Gáspárik Attila, consilierii judeţeni Balogh József şi Csép Éva
Andrea, biologul Kelemen Atilla-Márton, consilierul judeţean Ilyés-Tóth Sándor, consilierul local
Mózes Levente, consilierul judeţean Pokorny László, avocatul Szász Izolda, consilierii judeţeni
Erős Csaba, Tatár Béla şi Bán Mózes, directorul adjunct Kedei Előd-Pál, preşedintele Partidei
Romilor, Petru Zelariu.
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De cealaltă parte, PPMT îi propune pe tehnicianul Cseh Gavrilă, directorul administrator Hajdu
Mark Christien, funcţionarul public Csenteri Attila, juristul Szekely Kiraly, gestionarul Portik
Dionisie, agricultorul Balázs László, administratorul Forrai Dénes, Kis Tibor – fără ocupaţie,
administratorul Gagyi József Szabolcs, agricultorul Demeter Gyula-József, specialistul în relaţii
publice Portik Vilmos-László, reprezentantul de vânzări Molnár Endre, administratorul Csergedi
György, studenta Hadnagy Kinga şi administratorul Kali István.

PCM deschide cu liderul Scaunului Secuiesc Mureş, Biro Zsolt, iar lista continuă cu preşedin-

tele PCM Mureş, László György, vicepreşedintele PCM, Kiss Istvan, medicul Benedek István,

profesorul Csiki Sándor, tehnicianul Nyaguy Ferent, inginerul mecanic agricol Berekmeri

Alexandru, inginerul Márton Zoltán, primarul economist László Árpád, asociatul unic Beres

Iosif, pensionarul Szabadi Béla, agricultorul Bartha Jenő, pensionarul Zsigmond Adalbert, Biró

József-Attila, Toldi Gyöngyike.

USL, cu liderii şi o surpriză

Dacă am aduna mandatele din 2008 ale PNL şi PSD – 13, am spune că USL este a doua
forţă care se bate pentru mandatele de consilier judeţean. Liderii USL Mureş Ciprian Dobre
şi Alexandru Petru Frătean deschid lista pentru Consiliul Judeţean. Pe locul al treilea este
conf.univ. DR Horaţiu Suciu, medicul chirurg cardiovascular fiind o surpriză, iar apoi lista este
completată de către şeful social-democraţilor târgumureşeni Dragoş Popa, vicepreşedintele CJ
Mureş, Cristian Chirteş, profesorul Ştefan Someşan, prim-vicepreşedintele PC Mureş, Gheorghe
Dinu Socotar, managerul Ştefan Mihail Antonie, consilierii judeţeni Akos Mora şi Vasile Boloş,
expertul contabil Felicia Pop, directorul Teodor Mircea Pop, consilierul judeţean Eugen Bândea,
administratorul Ovidiu Dancu şi managerul Ovidiu Butuc.

Alianţa pentru Mureş îi propune pe ex-prefectul Marius Paşcan, viceprimarul municipiului
Tîrgu-Mureş, Claudiu Maior, primarul oraşului Luduş Florin Urcan, primarul comunei Râciu, Ioan
Vasu, senatorul UNPR, Cornel Grosu, prim-vicepreşedintele UNPR, Cristian Georgescu, primarul
comunei Deda, Lucreţia Cadar, consilierul judeţean Vasile Filimon, directorul Autorităţii Rutiere
Române Florian Coman Meluş, consilierul local Ana Maria Georgescu, consilierii judeţeni
Teodor Giurgea şi Doru Borşan, şeful Administraţiei Serelor Aurel Mircea Pop, directorul
Oficiului Judeţean de Poştă, Eugen Crişan, şi consilierul local Liviu Todoran.

Preşedintele PRM Mureş Constantin Mărgărit Amza, prim-vicepreşedintele PRM Mureş, Viorel
Moldovan, pensionara Maria Diaconescu, primarul comunei Chiheru de Jos, Emanoil Hurdugaci,
funcţionarul Ilie Doroftei, primarul comunei Petelea, Sorin Pompei Pădurean, directorul Ioan
Coroş, consilierul local reghinean Adrian Crăciun, pensionarul Ioan Pîncă, Ioan Petru Fărcaş,
Maria Hărţăgan, Cristina Adriana Bîrsan, Valer Maier, Ioan Cosmin Cătinean, Ioan Iacob sunt
propunerile PRM pentru 2012 la Consiliul Judeţean Mureş.
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PP-DD îi aruncă în lupta electorală pe: preşedintele PP-DD Mureş, Ion Stoica, lectorul univ.
Vasile Augustin Fărcaş, administratorii Septimiu Curticăpean şi Răzvan Corneliu Popa, pen-
sionarul Ion Tuşnea, Anghel Chiorean – fără ocupaţie, economistul Traian Ioana, pensionara
Iuliana Elena Popa, asistentul univ. Lică Fărcaş, inginerul Aurel Daniel Părău, administratorul
Virgil Cofari, pensionarul Toader Pânzariu, administratorul Corneliu Dorin Oltean, pensionara
Taxiana Septimia Negrea şi administratorul Nicolae Biriş.

PP-LC speră să obţină mandate prezentând o listă scurtă, reprezentată de doi candidaţi:
pensionarii Ioan Octavian Pop şi Petru Poptămaş. PNG-CD va participa şi alegerile din acest an,
pe lista Noii Generaţii înscriindu-se: viceprimarul oraşului Iernut Simona Elena Turcu, directorul
Marian Palaghie, agentul de asigurări Kovacs Teodora, operatorul Ilie Cristinel Cheţan, Aurel
Dumitru, Nicolae Banea, Nastasia Botoşer, Constantin Gherasim, Liviu Moldovan, Adrian Maloş,
Gheorghe Ilea, Sorin Felician Lungu, Ilie Nistor. Alianţa Civică Democrată a Romilor va miza
pe doi candidaţi, şi anume: Barabás Zoltán şi Farkas Loredana Elena.

Ligia Voro

1.5.26 S-a dat startul la lupta electorală (2012-05-06 22:27)

Am intrat pe ultima sută de metri până la alegerile pentru primării. Partidele și-au desemnat

candidații, toți unul și unul, iar aceștia și-au ascuțit săbiile și au început lupta (promisiunile).

Paradoxal lista lor de propuneri seamănă izbitor de bine cu promisiunile actualilor primari

lansate în urmă cu patru ani la celelalte alegeri pentru primărie, semn că promisiunile rămân

promisiuni, iar cât de plauzibilă este realizarea lor rămâne la discernământul umilului votant.

Cert este că și acum, ca și acum patru și opt ani voința tuturor candidaților este realizarea,

prin diferite metode, a noi locuri de muncă … Cine sunt, ce vor și cine-și merită votul în iunie

am încercat să vedem în cele ce urmează…

Punctual

Alianța pentru Mureșeni nu are candidați pentru 43 de primării din cele 102 din județului

Mureș. Astfel, în cel puțin 43 de localități ApMS, formată din PD-L, UNPR și Partidul Ecologist,
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nu va avea primari. Candidații ApMS la primăriile din municipiile și orașele din județ sunt:

Tîrgu-Mureş -Dorin Florea, Sighișoara - Iosif Dan Colceriu, Tîrnăveni - Alexandru Adrian Matei,

Reghin - Dan Dorul Rusu, Iernut - Remulus Dâmbean, Luduş - Florin Urcan, Sărmașu- Valer

Botezan, Ungheni-Nyaradi Ioan.

ApMS la oraș

Cel mai important combatant al ApMS și cu cele mai mari șanse de reușită este actualul

primar al Tîrgu-Mureșului, Dorin Florea. S-a născut în 12 mai 1956, în Brașov, este un medic

și politician român, primar al municipiului Tîrgu-Mureș din anul 2000 și până în prezent. Între

1996-2000 a fost prefect al județului Mureș, desemnat de PNȚCD. Această formațiune l-a

propus pentru funcția de primar în anul 2000, pe care a obținut-o pe 20 iunie 2000, în al doilea

tur de scrutin, cu 51,47 % din voturi, față de 48,53 % obținute de primarul în funcție, Imre

Fodor, contracandidatul său. În anul 2004 a candidat ca independent și a fost ales din primul

tur de scrutin. Din anul 2006 este șeful filialei Mureș a PD. În 2010 primarul Dorin Florea a

fost reales în funcţia de preşedinte al filialei judeţene a Partidului Democrat Liberal, cu 352 de

voturi pentru şi două împotrivă, el fiind singurul candidat pentru această funcţie.

Sărmașu

Unul dintre candidaţii oraşului Sărmaşu este Valer Botezan (din partea PD-L). Născut în anul

1976, absolvent al Universităţii Babeș Bolyai, Colegiul Economic, dânsul are o vastă experienţă

de contabil, după ce anterior a lucrat ca inspector la serviciul de control al Direcţiei Generale al

Finanţelor Publice Mureş şi ca auditor intern la Primăria Sărmaşu. Din 2004 şi-a început cariera

politică, iar din 2006 este membru PD-L. Din anul 2008 ocupă şi demnitatea de consilier local

în oraşul Sărmaşu. În anul 2010 a devenit preşedintele PD-L organizaţia Sărmaşu. Planurile

referitoare la dezvoltarea oraşului ni le-a expus chiar dânsul: „Voi fi un primar respectuos,

responsabil şi raţional. Este momentul ca în Sărmaşu să se construiască, nu să se cârpească.
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Sărmaşu trebuie să devină un oraş adevărat în care să fie apă potabilă la robinet, canalizare

funcţională, şanţuri cu dale şi străzi asfaltate. Trebuie făcute toate acestea pentru a veni

investitorii în Sărmaşu, investitori care să creeze locuri de muncă. Punctual, ca şi priorităţi

imediate sunt finalizarea canalizării în Sărmaşu, asfaltarea drumului de acces în satul Vişinelu,

şi realizarea branşamentelor de apă în toate localităţile cu fonduri din buget, în conformitate

cu prevederile legii 241/2006. Pasul imediat următor fiind elaborarea Planului de dezvoltare

economico-socială al localităţii, plan strict necesar, planificarea multianuală a bugetului local

şi atragerea de fonduri europene în vederea modernizării oraşului”.

Ungheni

Candidatul PD-L la Primăria Ungheni este Ioan Nyaradi. S-a născut în data de 22 mai 1966

în Tîrgu-Mureș și a absolvit Institutul de Subingineri Tîrgu-Mureș, promoția 1989-1993. A

fost doi ani viceprimar și are o experiență de 20 de ani ca și consilier local. Cât despre

obiectivele sale Nyaradi Ioan a spus : „Este nevoie de o schimbare radicală a modului de lucru

al primarului și al aparatului propriu de specialitate. Vreau să fac o echipă în adevăratul înțeles

al cuvântului care să lucreze eficient în interesul comunității. Vreau să asigur transparența

totală și eficiența la cheltuirea banului public. Vreau să creez o relație interumană corectă,

durabilă bazată pe adevăr și respect între mine și concetățenii mei și să găsim soluțiile cele

mai bune la problemele lor”. În următorii 4-8 ani, Ioan Nyaradi își propune să reabiliteze

rețeaua de apă potabilă și canalizare; drumurile, trotuarele, să realizeze podul peste Mureș

la Vidrasău; parcuri, teren de minifotbal cu covor sintetic; construirea unui bloc cu locuințe

sociale; izolarea termică a blocurilor; grădiniță pentru copii; asigurarea necesarului de energie

electrică pentru instituțiile publice etc. „Este un program realist care se poate realiza, în cea

mai mare măsură, în următorii 4-8 ani. Vreau ca marea majoritatea concetățenilor mei să fie

mulțumiți cu ceea ce se va realiza”, a declarat candidatul PD-L.

Reghin
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Dan Dorul Rus este managerul S.C. Compania AQUASERV S.A. Reghin, este vicepreședinte

PD-L la Organizația Județeană Mureș și de om de afaceri.

Sighişoara

„Am terminat Universitatea de Braşov în 1983 – Inginerie construcţii de maşini, am predat 9

ani la Liceul Eliade. De 21 de ani am activităţi private, activităţi de producţie, iar în ultimul

timp sunt implicat şi într-o activitate turistică. În politică am intrat acum 3 în PNL, am pierdut

la parlamentare, am ajuns preşedinte la PNL. Am doi copii, în curând voi fi bunic. Sunt născut

în Sighişoara, crescut în Sighișoara”, ne-a declarat Dan Colceriu, candidatul Alianța pentru

Mureș. De remarcat este faptul că Dan Colceriu a dorit să candideze din partea USL, dar câștig

de cauză a avut primarul în funcție Ioan Dorin Dăneșan. Având în vedere acest lucru, Colceriu

s-a hotărât să candideze independent, dar a primit oferta ApMS și a acceptat-o.

Breaza

La Breaza, PD-L l-a preferat pe Nicolae Luca. S-a născut în anul 1964, în Reghin. A urmat

liceul Industrial Nr. 1 Reghin, în anul 1982, iar în anul 2010 a finalizat Facultatea de Științe

economice, profilul Finanțe Bănci. Având studii de economist, Nicolae Luca a spus că nu vrea

să se aventureze în prezentarea de promisiuni irealizabile ci „vreau mai întâi să văd care sunt

posibilitățile, de câți bani dispun și câte fonduri europene pot să atrag”. Totuși el a adăugat că

are idei bune de redresare a comunei Breaza, printre acestea: atragerea în limita posibilităților

de fonduri europene, realizarea de sere și prin aceasta crearea de locuri de muncă, investiții în

infrastructură sau achiziționarea unui buldoexcavator sunt câteva dintre principalele obiective

ale candidatului PD-L la primărie Nicolae Breaza.
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Miheșu de Câmpie

Democrat-liberalul Casoni Emil s-a născut în anul 1969 în Sărmașu, are studii medii, terminând

Liceul Industrial Nr. 3 la Bistrița. Este foarte obiectiv în reușita sa de a ocupa postul de edil

la Primăria Miheșu de Câmpie, deoarece în urmă cu patru ani doar 14 voturi l-au despărți

de câștigarea mandatului. Ca obiective principale Casoni Emil ne-a spus că își dorește să

pietruiască drumurile, să îmbunătățească iluminatul public, iar cel mai important lucru este

aducerea de investitori prin realizarea de făbricuțe „La noi în comună se trăiește numai din

alocație și vreau să schimb asta”, a declarat pentru Punctul candidatul PD-L la Primăria Miheșu

de Câmpie.

Deda

La Deda, în prezent este primar doamna Lucreţia Cadar, care va candida pentru un nou

mandat. Dânsa este de meserie contabil şi a absolvit Facultatea de Drept Administrativ „Ioan

Bărnuţiu” din Sibiu în 2004. Mai multe detalii am aflat chiar de la dânsa: „Lucrez ca şi primar

al comunei Deda de două mandate, iar 4 ani am fost viceprimar al comunei. Înainte de 1989

am fost trei ani de zile primar al comunei Ruşii Munţi. Deci am o îndelungată activitate şi

experienţă în munca de administraţie. Candidez pentru continuitate, pentru binele comunei

şi al cetăţenilor din Deda şi cu gândul de a continua şi termina proiectele pe care mi le-am

propus pentru comună. Consider că în ultimii 12 ani, când am fost la cârma comunei Deda am

făcut lucruri frumoase şi, mai mult, mi-am apropiat oamenii”.

PP-DD la oraş

Filiala Mureș PP-DD a luat ființă în 5 noiembrie 2011. „Momentan nu avem lideri promovați la

nivel național. Pentru mine important este județul Mureș, mă interesează alegerile locale și
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parlamentare. După alegerile parlamentare vedem ce va mai fi”, ne-a declarat Stoica Ioan,

președinte PP-DD Mureș. În Tîrgu-Mureș, candidatul propus de PP-DD este Pop Sabin Gelu.

Acesta este absolvent al Facultăţii de Teologie, iar în prezent este administrator de firmă. S-a

implicat foarte mult în construcţia catedralei din Tudor. În Reghin, candidatul PP-DD este

Bendorfen Traian. Dânsul a activat ca portar la fosta echipă de fotbal ASA Tîrgu-Mureş şi Gaz

Metan, actualmente fiind om de afaceri. Şi la Luduş PP-DD şi-a desemnat un candidat: Obrejan

Viorel, care a activat ca învăţător, având şi experienţă de viceprimar. La Târnăveni candidatul

absolvent al Facultăţii de Drept, Creţa Ioan, în prezent administrator de firmă. La Iernut s-a

înscris în cursa electorală Mărginean Vasile, absolvent al Liceului Energetic; în prezent este

administrator de firmă. Unul dintre candidaţii la Primăria Sărmaşu este Dumitrescu Marcel,

absolvent al Academiei militare, fiind în prezent colonel în rezervă. Un alt candidat PP-DD este

Szocs Mircea Zoltan, actualmente administrator de firmă. Dânsul candidează pentru primăria

Sângeorgiu de Câmpie. La Sighişoara candidează Şuteu Octavean, absolvent al Facultăţii de

Educaţie Fizică şi Sport şi al Şcolii Naţionale de Antrenori. El a jucat la Echipa de fotbal Rapid

Bucureşti, iar în prezent are un club de fotbal şi este antrenor la echipe din zonă. Un alt mare

sportiv candidează din partea PP-DD la primăria Ungheni. Este vorba despre Vereş Ioan, fost

campion la judo, fost jucător de handbal în divizia A şi B. În prezent este angajat la Rompetrol

şi are în arendă peste 100 de ha de teren agricol pe care îl lucrează. La Miercurea Nirajului

Partidul lui Diaconescu a numit ca şi candidat pe Moga Petru, profesor, absolvent al Facultăţii

de Educaţie Fizică şi Sport.

PP-DD la sat

S-a născut în 21 octombrie 1960 şi este „unul dintre cei mai promiţători candidaţi”, precum

afirmă numeroşi dintre consătenii săi. Domnul Ősz Francisc, candidat din partea PPDD pentru

comuna Ceuaşu de Câmpie, este inginer minier de profesie. Dânsul are o experienţă de

14 ani de exploatare minieră la Bălan, unde a avut în subordine până la 600 de persoane.

Apoi, din anul 2000, după ce mina de la Bălan s-a închis, s-a mutat în localitatea Săbed,

comuna Ceuaşu. Ocupaţia sa actuală este de informatician şi profesor de informatică la
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Şcoala Generală din Ceuaşu (pe lângă Facultatea de mine din Petroşani, Ősz Francisc a

absolvit şi Facultatea de Litere, Specializarea Informatică din cadrul Universităţii „Petru Maior”

Tîrgu-Mureş). „Doresc să fac o schimbare în bine în viaţa comunităţii locale. Locuind din anul

2000 în satul Săbed, în toată această perioadă de timp nu s-a schimbat nimic semnificativ

în viaţa comunităţii locale...”, ne-a declarat Ősz Francisc. Un alt candidat PP-DD este Emil

Mocanu, absolvent al unui curs postliceal în domeniul resurselor umane; în prezent are o

firmă proprie de contabilitate cu peste 40 de firme la care ţine contabilitatea. Pentru Primăria

Cristeşti candidează Chiorean Anghel, absolvent al Facultăţii de Zootehnie. Dânsul deţine o

fermă de animale. Pentru primăria Fărăgău candidează Popoviciu Mihai, absolvent al Facultăţii

de Fizică, în prezent director de şcoală. La Hodac candidează Feier Vasile, care are experienţă

în administraţia locală fiind viceprimar. La Suplac, PP-DD l-a numit ca şi candidat pe medicul

veterinar László Koszti, absolvent al Facultăţii de Medicină Veterinară. Şi comuna Papiu Ilarian

are un candidat de la partidul lui Diaconescu. Este vorba despre Marton Molnar, absolvent al

Liceului auto, fermier, consilier local.

Partidul Conservator

Filiala mureșeană a Partidului conservator a luat ființă în 2001, oarecum pe bazele fostului
APR, ne-a declarat Dinu Socotar, președinte executiv în Biroul Executiv Județean al PC Mureș.
Acesta a afirmat că „eu am fost doi ani vicepreședinte național, tot mandatul doamnei Daniela
Popa. Astăzi, colegul meu, Silviu Morariu, este secretar executiv național și coordonatorul
Compartimentului de Sănătate al Partidului Conservator la nivel național. Deci noi în ultimii ani,
am avut permanent un om în Biroul Executiv Național. În ambele mandate domnul profesor
Mircea Mihail face parte din Comisia Națională de Etică și Litigii”. Partidul Conservator are doi
candidaţi în judeţul Mureş. Silviu Morariu (născut în 1961), preşedintele executiv al PC Mureş,
va candida pentru Primăria Sângeorgiu de Pădure. Dânsul este în prezent administrator de
firmă (SC Tangent Electro Trade SRL), dr. inginer în inginerie genetică şi cercetător ştiinţific
III. Al doilea candidat este Mihai Todoran, referent la Primăria Vânători. Desigur, dânsul
candidează pentru primăria Vânători.

Vasile Dancea
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1.5.27 Expoziţiea ’Artă şi măiestrie în China’ (2012-05-08 06:05)

Numeroase obiecte de patrimoniu, reprezentând umbrele, evantaie şi broderii, sunt expuse
în premieră la Târgu Mureş, începând de luni, timp de două săptămâni, în cadrul Expoziţiei
’Artă şi măiestrie în China’.’Expoziţia reprezintă pentru târgumureşeni un lucru extraordinar
unde se pot vedea lucruri care nu au mai fost încă la Târgu Mureş. Evantaie, umbrele şi
broderii - este pentru prima dată la Târgu Mureş. A fost pentru prima dată la Bucureşti, Sibiu,
Deva, Alba Iulia, iar de aici va merge la Cluj Napoca. Exponatele sunt aduse din China şi ele
reprezintă obiecte de patrimoniu. Sunt lucrate cu foarte multă migală şi reprezintă o artă şi
o măiestrie a poporului chinez’, a declarat presei, luni, secretarul Asociaţiei de Prieteni cu
Republica Populară Chineză, Vasile Palcu.

Expoziţia se desfăşoară sub înaltul patronaj al Ambasadei Republicii Populare Chineze la
Bucureşti şi este organizată de Asociaţia de Prietenie cu Republica Populară Chineză, Instituţia
Prefectului Judeţului Mureş, Consiliul Judeţean Mureş şi Primăria Municipiului Târgu Mureş.
Vernisajul expoziţiei va avea loc vineri, în prezenţa ambasadorului Chinei la Bucureşti, Huo
Yuzhen.

AGERPRES

1.5.28 Recurs împotriva suspendării HG referitoare la UMF (2012-05-08 06:19)

Guvernul în exerciţiu a făcut recurs, luni, împotriva deciziei Curţii de Apel Târgu Mureş, care
a suspendat executarea Hotărârii de Guvern nr. 230/2012, referitoare la înfiinţarea Facultăţii
de Medicină şi Farmacie în limbamaghiară, în cadrul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF)
din Târgu Mureş. Purtătorul de cuvânt al Curţii de Apel Târgu Mureş, Anuţa Duşa, a declarat luni
că recursul la decizia Curţii de Apel Târgu Mureş a sosit prin fax, că a fost deja înregistrat la regi-
stratura instanţei şi că este semnat de Deszi Attila, şeful Secretariatului General al Guvernului.

Curtea de Apel Târgu Mureş a suspendat, vineri, executarea Hotărârii de Guvern nr. 230/2012,
referitoare la înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în limba maghiară, în cadrul UMF
Târgu Mureş. Anularea actului administrativ reprezentând HG 230/27 martie 2012 a fost
cerută de UMF Târgu Mureş şi de o serie de persoane fizice, instanţa de judecată suspendând
executarea înfiinţării noii facultăţi în cadrul Universităţii, până la pronunţarea pe fond în
această cauză. Cererea de anulare a HG 230/27.03.2012 a fost înregistrată în data de 10
aprilie pe rolul Curţii de Apel Târgu Mureş şi are fixat ca prim termen de judecată data de 6
decembrie.

Decizia de vineri a instanţei prevedea că până la judecarea pe fond a cauzei Hotărârea de Gu-
vern nu poate produce efecte, întrucât aplicarea acesteia este suspendată. Recursul împotriva
hotărârii Curţii de Apel Târgu Mureş urmează să fie judecat de Înalta Curte de Casaţie şi Justiţie.
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Hotărârea Guvernului nr. 230/2012 privind înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în
limba maghiară în cadrul Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş - publicată în
Monitorul Oficial, Partea I, nr. 208, din 29 martie 2012 - vizează înfiinţarea unei noi facultăţi cu
patru specializări: asistenţă generală (în limbile română şi maghiară), medicină (maghiară),
Medicină (engleză) şi Farmacie (maghiară). Prin înfiinţarea acestei noi facultăţi, UMF Târgu
Mureş nu a pierdut din structură nicio specializare acreditată, urmând să funcţioneze în
continuare cu liniile de predare în limba română, maghiară şi engleză.

AGERPRES

1.5.29 Record de trafic la aeroport (2012-05-08 09:42)

Aeroportul Transilvania Târgu Mureș a realizat în prima parte a anului 2012, perioada
cuprinsă între 1 ianuarie 2012 și 30 aprilie 2012, un nou record privind volumul de trafic aerian
cu 924 mișcări aeronave și un număr de 83.788 de pasageri. Raportat la aceeași perioadă a
anului 2011, când s-au realizat doar 540 mișcări aeronave și un număr de 21.946 de pasageri,
volumul de trafic aerian realizat în primele patru luni ale anului 2012 reprezintă o creștere
de 71,11 % a numărului de mișcări aeronave și de 381,79 % a numărului de pasageri. Acest
nou record permite o estimare prudentă de trafic aerian pe întreg anul 2012, de 3.300 mișcări
aeronave și un număr de 370.000 de pasageri, față de 3.148 mișcări aeronave și 256.762
pasageri înregistrați în anul 2011.

Conducerea Aeroportului Transilvania Târgu Mureș are în atenție finalizarea imediată a ne-
gocierilor cu noi operatori aerieni și tour operatori alături de care să exploateze eficient
potențialul zonei deservite și să fructifice cererile de finanțare necesare punerii în practică a
proiectelor de dezvoltarea ale aeroportului privind extinderea pistei, realizare zonei cargo și a
platformei multimodale.

Sursa: Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș

1.5.30 PPDD își retrage candidații la Primărie și CJ (2012-05-08 13:00)

Candidaţii din partea Partidului Popular Dan Diaconescu (PPDD) de la Primăria Târgu Mureş
şi Consiliul Judeţean Mureş, Sabin Gelu Pop, respectiv Vasile Augustin Fărcaş, s-au retras din
cursa electorală chiar înainte cu o zi de data limită de rămânere definitivă a candidaturilor.
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Atât Sabin Gelu Pop, cât şi Vasile Augustin Fărcaş au înregistrat la Biroul Electoral de Circum-
scripţie nr. 1 Târgu Mureş, respectiv la Biroul Electoral de Circumscripţie 28 Mureş cereri de
renunţare la candidatură, fără a-şi motiva gestul.

Vasile Augustin Fărcaş a depus cerere de renunţare la candidatură după ce instanţa de
judecată a respins contestaţia candidaturii sale formulată de liderul filialei Mureş a Partidului
Verde, Constantin Lupoescu. În aceste condiţii, la Primăria Târgu Mureş, au rămas definitive,
începând de marţi, candidaturile lui Dorin Florea, actualul primar, din partea Alianţei pentru
Mureş, Gyorgy Frunda, senator, din partea UDMR, dr. Imre Benedek din partea Partidului Civic
Maghiar (PCM), Cornel Brişcaru din partea USL şi Smaranda Enache, candidat independent.

La preşedinţia Consiliului Judeţean Mureş, prin retragerea candidatului PPDD, au rămas
definitive candidaturile actualului preşedinte, Lokodi Edita Emoke - din partea UDMR, a fostului
prefect Marius Paşcan - din partea Alianţei pentru Mureş, a deputatului Ciprian Dobre - din
partea Uniunii Social Liberale (USL) şi a jurnalistului Zsolt Biro - din partea Partidului Civic
Maghiar (PCM).

AGERPRES

1.5.31 Schimbarea Guvernului încurcă facultățile (2012-05-08 16:23)

Schimbările survenite la nivelul Guvernului au întârziat aprobarea cifrelor de şcolarizare în
universităţi, fiind astfel depăşit termenul legal cu privire la aprobarea acestor cifre, care ar fi
trebuit să aibă loc cu şase luni înaintea organizării admiterii, a declarat presei, marţi, rectorul
Universităţii ’Petru Maior’ (UPM) din Târgu Mureş, prof. univ. dr. Călin Enăchescu. ’Avem
numai propunerea făcută în acest sens. Conform normativelor ARACIS, noi avem dreptul la o
anumită cifră de şcolarizare, pe care nu avem voie să o depăşim. Pentru anul I însă din păcate
nu avem această cifră de şcolarizare, deşi legea susţine că trebuie stabilită cu şase luni înainte
de admitere. Dar, din păcate, din cauza acestor transformări guvernamentale, am întârziat
nepermis de mult şi încă nu avem decât la nivel de propunere. Este vorba de aproximativ
1.200 de locuri la nivel de licenţă şi 500 la nivel de masterat’, a precizat rectorul UPM.

Călin Enăchescu a arătat că admiterea trebuie să aibă loc în luna iulie, că cel mai probabil
masteratul va fi amânat pentru la toamnă şi că universităţile ar trebui să primească cifrele
de şcolarizare în cel mult două săptămâni pentru a putea pregăti o strategie eficientă. ’Nu
mai putem aştepta, dar nu avem încotro. Admiterea este organizată începând cu luna iulie,
teoretic. Nu cred că vom putea organiza masteratul în luna iulie, cred că va trebui să-l
amânăm în septembrie, pentru că acolo este nevoie, dacă legislaţia se păstrează, de încă o
validare a programelor de masterat la care avem dreptul să şcolarizăm. Ar trebui cel târziu în
două săptămâni să primim aceste cifre de şcolarizare, ca să putem face o admitere eficientă
şi să ne facem o strategie eficientă - că asta este problema, admiterea în sine nu este nicio
problemă, dar în funcţie de locurile pe care le primim noi trebuie să stabilim o strategie - ce
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specializări susţinem, ce specializări şcolarizăm. Şi asta este o acţiune dificilă, care ne va
pune sub o presiune de timp care nu este normală’, a subliniat Enăchescu. Rectorul UPM a
precizat că situaţia este generală la nivelul întregii ţări.

AGERPRES

1.5.32 Frătean noul prefect de Mureș? (2012-05-09 12:01)

Guvernul Ponta a decis ieri să demită prefecții istalați în funcție de vechiul guvern. După
ședința de Guvern de ieri, premierul Victor Ponta declara:

În ceea ce priveşte proiectele de hotărâri de guvern, au fost adoptate hotărâri de
guvern referitoare la prefecţi şi subprefecţi - acestea se află în faza de redactare,
pentru că este vorba de destul de multe asemenea hotărâri prin care Guvernul a
decis în majoritatea judeţelor care sunt persoanele care îndeplinesc criteriile legale
pentru a ocupa funcţia de prefect şi subprefect. Domnul ministru delegat pentru
administrație Victor Paul Dobre vă va comunica, imediat ce aceste hotărâri sunt
finalizate, exact judeţele şi persoanele la care mă refer.

În locul prefectului în exercițiu Valentin Bretfelean, au fost vechiculate mai multe nume, între
care: foștii prefecți liberali Ciprian Dobre, Felicia Pop, fostul subprefect de Reghin Gabriela
Koos, fostul subprefect Cristian Țucă și liderul PSD Mureș Alexandru Petru Frătean. Potrivit
surselor noastre însă, postul ar reveni PSD, iar în urma discuțiilor din ultimele două zile, se
pare că balanța a înclinat în favoarea lui Alexandru Petru Frătean.

Deocamdată liderii PSD nu fac declarații oficiale pe această temă, rezumându-se să spună că
vor face mai multe precizări atunci când va fi cazul, adică la numirea noilor prefecți în funcție.

C.H.
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1.5.33 5.000 de zilieri la muncă în doar 4 zile (2012-05-10 06:55)

Conducerea Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a anunţat, miercuri, că în
ultimele patru zile aproximativ 5.000 de persoane au prestat activităţi ziliere pentru 50 de
societăţi comerciale din judeţ, potrivit registrelor de zilieri depuse de aceste firme.

Potrivit şefului ITM Mureş, Andrei Mureşan, pe lângă muncitorii folosiţi ca zilieri de cele 50
de societăţi comerciale, în Registrul general de evidenţă a salariaţilor - REVISAL, numai în
perioada 2-5 mai s-au înregistrat 227 de contracte noi de muncă, din care 109 pe perioadă
nedeterminată şi 118 pe perioadă determinată.

Potrivit acestuia, Serviciul Control Relaţii de Muncă din ITM Mureş a depistat în patru zile
patru persoane care lucrau la negru şi drept urmare au aplicat trei amenzi în valoare totală de
40.000 de lei.

AGERPRES

1.5.34 Ministrul Educației promite cifrele de școlarizare (2012-05-10 11:54)

Ministrul Educaţiei, Ioan Mang, a declarat joi, la Târgu Mureş, că săptămâna viitoare
ministerul va transmite unităţilor de învăţământ superior şi şcolilor profesionale cifrele de
şcolarizare pentru anul 2012-2013. ’Obiectivul meu este ca săptămâna viitoare, într-un timp
cât mai scurt, să dăm cifrele de şcolarizare şi pentru şcolile profesionale, unde trebuia să
înceapă deja înscrierile şi nu s-au dat locurile’, a spus Ioan Mang. Ministrul Educaţiei a precizat
că vor exista discuţii şi cu privire la locurile la masterate, întrucât ’locurile s-au redus mult’.

Rectorul Universităţii ’Petru Maior’ (UPM) din Târgu Mureş, prof. univ. dr. Călin Enăchescu,
a declarat presei în această săptămână că schimbările survenite la nivelul Guvernului au
întârziat aprobarea cifrelor de şcolarizare în universităţi, fiind astfel depăşit termenul legal cu
privire la aprobarea acestor cifre, care ar fi trebuit să aibă loc cu şase luni înaintea organizării
admiterii.

AGERPRES

©2024 www.punctul.ro 639



BlogBook 1.5. MAY

1.5.35 Grupare mafiotă reținută de DIICOT (2012-05-10 14:51)

Ofiţerii Brigăzii de Combatere a Criminalităţii Organizate Târgu Mureş şi procurorii DIICOT
- Serviciul Teritorial Târgu Mureş au reuşit prinderea în flagrant a membrilor unei grupări spe-
cializate în activităţi infracţionale din sfera marii criminalităţi economico-financiare. Potrivit
Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş, cei nouă membri ai grupării, printre care şi un
minor, au fost prinşi după ce au ridicat din sediul unei bănci o importantă sumă de bani,
provenită din evaziune fiscală şi spălare de bani. Cele nouă persoane sunt suspectate de
poliţiştii de combatere a criminalităţii organizate şi procurorii DIICOT că au înfiinţat cinci
societăţi comerciale de tip fantomă, în contul cărora, în mod ilegal, au fost viraţi aproximativ
2 milioane de euro, bani care au fost ridicaţi şi împărţiţi între membrii grupării.

În urma acţiunii au fost identificaţi T.B., de 45 de ani, din Mediaş, V.R., de 59 de ani, din Tg.
Neamţ, C.M., de 32 de ani, din Tg. Mureş, O.C., de 42 de ani, M.S., de 47 de ani, din comuna
Găleşti, judeţul Mureş, F.S. de 27 de ani, din comuna Grajduri, judeţul Iaşi, C.S., de 17 ani, din
comuna Grajduri, judeţul Iaşi, C.M., de 44 de ani, din Alba Iulia şi A.C., de 30 de ani, din Alba
Iulia, iar cu excepţia minorului toţi au fost reţinuţi de DIICOT. ’În urma cercetărilor efectuate
s-a stabilit faptul că, din cursul anului 2011 şi până în prezent, membrii grupării au înfiinţat
5 societăţi comerciale de tip fantomă, în conturile cărora au fost virate peste 12 milioane
lei (aproximativ 3 milioane de euro), care proveneau din conturile bancare a 50 de societăţi
comerciale de pe raza a 9 judeţe (Alba, Arad, Argeş, Cluj, Mehedinţi, Sibiu, Mureş, Neamţ şi
Timiş). Documentele justificative pe baza cărora au fost dispuse aceste operaţiuni bancare
erau facturi fiscale fictive, emise în numele celor cinci societăţi de tip fantomă’, se arată
într-un comunicat de presă al IPJ Mureş.

Potrivit documentului, sumele reprezentând contravaloarea facturilor fictive erau virate succe-
siv prin mai multe conturi bancare, ridicate în numerar şi apoi împărţite între membrii grupării
şi că prin aceste operaţiuni fictive, bugetul de stat a fost prejudiciat cu peste 5 milioane de lei,
reprezentând impozitul pe profit şi TVA-ul. ’Totodată, pentru probarea activităţii infracţionale,
au fost executate 30 percheziţii domiciliare la locuinţele membrilor grupării, în urma cărora
au fost ridicate mai multe documente contabile şi bancare, medii de stocare şi alte mijloace
materiale de probă’, mai precizează IPJ Mureş. Suspecţii au fost conduşi la sediul DIICOT
- Serviciul Teritorial Târgu Mureş pentru audieri, faţă de opt dintre suspecţi a fost dispusă
măsura reţinerii şi urmează să fie prezentaţi Tribunalului Mureş cu propunere de arestare
preventivă.

Cei nouă membri ai grupării vor fi cercetaţi pentru infracţiunile de constituire de grup in-
fracţional organizat, spălare de bani şi evaziune fiscală. La prinderea celor nouă persoane au
mai contribuit Serviciului de Operaţiuni Speciale Târgu Mureş, şi BCCO Iaşi, BCCO Alba, SCCO
Neamţ şi Structura de Intervenţie Rapidă din cadrul IPJ Mureş.

AGERPRES
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1.5.36 În cazul UMF, Frunda cere o rezolvare prin justiție (2012-05-11 12:10)

Senatorul UDMR Gyorgy Frunda, a recomandat Guvernului, vineri, într-o conferinţă de presă,
să nu modifice Hotărârea de Guvern referitoare la facultatea maghiară de la Universitatea
de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş şi să lasă Justiţia să îşi facă datoria.’În baza
principiului separaţiei puterilor în stat, atunci când o lege sau o Hotărâre de Guvern este
atacată în justiţie, trebuie să laşi justiţia să-şi facă treaba şi să nu intervii. Eu recomand
Guvernului să nu modifice nimic şi să lase justiţia să-şi facă treaba. În ceea ce priveşte
modificarea legii, cred că acest Guvern are un mandat clar, de aproximativ 6 luni, până la
alegerile parlamentare şi pe urmă poate să vorbească de eventuale modificări ale unor legi. În
al treilea rând, cred că este nevoie de o reglementare urgentă şi corectă, legală, a problemei
UMF, de respectare a legii în vigoare - Legea 1/2011 (Legea Educaţiei -n.r.) este în vigoare,
nu există declanşată nicio procedură de modificare a acesteia - şi asigurarea învăţământului
în limba maghiară, care a existat tot timpul şi instituţionalizarea acestuia’, a declarat Gyorgy
Frunda.

Senatorul UDMR a răspuns astfel afirmaţiilor ministrului Educaţiei, Ioan Mang, potrivit cărora
va cere Guvernului anularea Hotărârii de Guvern referitoare la înfiinţarea facultăţii maghiare
în cadrul UMF Târgu Mureş şi că s-ar impune şi schimbarea paragrafului din Legea 1/2011,
dacă acesta care permite Ministerului să intervină în autonomia universitară. Frunda a spus
că Legea Educaţiei nr.1/2011 a prevăzut ca principiu obligatoriu înfiinţarea universităţilor
multiculturale, a învăţământului în limba maghiară în trei universităţi din România, printre care
şi UMF din Târgu Mureş şi că întrucât Senatul UMF a refuzat de 2-3 ori consecutiv să introducă
în Carta UMF articolul respectiv, foştii miniştri ai învăţământului au refuzat confirmarea Cartei
Universităţii.

’Prin HG s-a înfiinţat facultatea în limba maghiară. Potrivit Legii Educaţiei, Guvernul nu putea
face mai puţin, nici mai mult decât asta, era singura soluţie a înfiinţării facultăţii în limba
maghiară. Conducerea UMF a atacat această hotărâre atât pe fond, cât şi pe excepţie, şi a
cerut, pe excepţie, suspendarea aplicării HG până în momentul rezolvării pe fond a contestaţiei
înaintate. Termenul de rezolvare pe fond e undeva în decembrie, iar pe excepţie s-a suspendat
aplicarea HG până la rezolvarea fondului. Pe româneşte asta înseamnă ca acum, în iunie, să nu
fie admitere la secţia maghiară pentru că nu se ştia care era regimul juridic al învăţământului
în limba maghiară. De aceea consider că Guvernul Ponta, care a retras recursul declarat de
Guvernul Ungureanu, are răspunderea politică, juridică şi de învăţământ asupra rezolvării
problemei’, a susţinut Frunda.

Acesta a arătat că problema trebuie rezolvată ’nu în luni, nu în săptămâni, ci în câteva zile’,
încât studenţii de limbă maghiară să ştie unde dau admitere. ’Este şi interesul UMF, pentru că
fără studenţii de limba maghiară, universitatea ca ansamblu, cu învăţământ în limba română
şi maghiară, este neviabilă, nu se poate susţine material. Este un interes comun care trebuie
rezolvat. Vizita de ieri a actualului ministru - politic nu vreau să o comentez pentru că a avut
declaraţii care exced cadrul academic - dar e îmbucurător că a discutat cu profesorii români
şi maghiari şi se decantează o soluţie care ar fi acceptabilă pentru ambele părţi’, a precizat
senatorul.

AGERPRES
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1.5.37 Curtea de Apel dă undă verde Cartei UMF (2012-05-11 12:12)

Curtea de Apel Târgu Mureş a anulat, vineri, adresa Ministerului Educaţiei, Cercetării,
Tineretului şi Sportului nr. 49858/bis/III/12.01.2012, prin care instituţia nu recunoştea Carta
Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) Târgu Mureş.

Prin sentinţa de vineri, Curtea de Apel Târgu Mureş a obligat MECTS să recunoască şi să emită
rezoluţie pozitivă privind avizul de legalitate asupra Cartei Universitare a Universităţii de
Medicină şi Farmacie Târgu Mureş, în baza art. 128, alin 5 din Legea Educaţiei Naţionale nr.
1/2011.

Dosarul ajuns pe rolul instanţei de judecată a avut ca obiect solicitarea UMF Târgu Mureş de
anulare a adresei Ministerului Educaţiei, care nu a recunoscut Carta Universitară, ca urmare
a neincluderii unor prevederi referitoare la caracterul multicultural al instituţiei de învăţământ.

AGERPRES

1.5.38 Casa de Cultură, inclusă într-un proiect de masterat (2012-05-13 21:02)

[1] În prezent, o mare parte din patrimoniul imobiliar al României, mai ales edificiile şi
clădirile publice au fost construite în perioada comunistă, iar principiile de bază ale con-
strucției au fost cele ale unor forme simple, geometrice, de multe ori cu aspect minimalist,
auster. Unele dintre aceste clădiri s-au constituit în corpuri de mari dimensiuni, iar prin
natura lor funcţională și concepţia estetică a acelor ani, dar şi din motive financiare, multe au
rămas deficitare sub aspectul decoraţiunilor și al redimensionării dintr-o perspectivă artistică,
menită să adauge un plus de valoare şi să salveze spaţiul public de la monotonia şi aspectul
îmbătrânit, tern pe care cele mai multe îl au sau l-au dobândit cu trecerea timpului. Aceste
date au constituit o motivaţie şi o chemare la fapte pentru artiştii contemporani, mai ales
pentru specialistul artei murale, artă ce prin natura ei are rolul de a „popula” suprafeţele puse
la dispoziţie de arhitecţi cu imagini născute din imaginaţia și forţa creatoare a practicantului
acestui tip de artă.

Pe această linie, se înscrie şi tema lucrării de masterat „Mozaicul în arta urbană” cu care un

tânăr artist din Tîrnăveni, Iulian-Emil Moldovan şi-a propus să redefinească anumite spaţii
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exterioare. Formatul şi modul în care lucrarea se integrează în ambient răspunde într-un mod

fericit necesarului de „frumos" şi "artistic" al acelui spaţiu, oferind spectatorului posibilitatea

unor emoţii, descoperiri şi delectări estetice inedite. Artistul remodelează faţada Casei de

Cultură din Tîrnăveni, oferind clădirii un nou aspect. Proiectul de masterat se numeşte

„Glappy”, un proiect de mozaic în arta urbană. Glappy provine din două cuvinte din limba

engleză, care reprezintă veselia: glad-bucuros şi happy-fericit.

De ce?

„Arta în spaţiul public a devenit un concept foarte prizat de artişti şi teoreticieni pe plan inter-

naţional, dar şi o prezenţă vizibilă şi simptomatică sociologic şi cultural în oraşele româneşti.

Când călătorim într-un oraş, spaţiile publice sunt punctele de legătură între diversele obiective,

chiar dacă nu suntem foarte conştienţi de asta. De multe ori, neglijate în goană spre un muzeu,

ele sunt cele care dau informaţii despre oraş, cultură sau problemele socio-politice din prezent.

Arta devine un instrument de legătură cu trecutul, prezentul sau viitorul, iar lucrările sunt

plasate fie pe timp nelimitat, fie temporar, cu sprijinul administraţiei sau dimpotrivă ca un

protest, cu scopul de a pune în evidenţă anumite probleme. Din dorinţa de a crea ceva nou

în arta românească, am ales să folosesc această tehnică tradiţională a mozaicului, prea puţin

folosită pe partea laică, în România” a declarat artistul în vârstă de 24 de ani.

Cine este

Iulian Emil Moldovan s-a născut în Tîrnăveni şi este membru al Uniunii Artiştilor Plastici
din România, în prezent masterand la Universitatea Naţională de Arte, Bucureşti, secţia
Artă Murală. Pasiunea sa pentru artă s-a manifestat încă din anul 1999 de când a început
să frecventeze cu regularitate cursurile de desen şi pictură din cadrul Atelierului A96 din
Tîrnăveni, avându-l ca îndrumător pe artistul plastic Iuliu Moldovan.

„Pentru majoritatea oamenilor, mozaicul este faianţa sau gresia ce se foloseşte pentru amena-
jarea unei băi, bucătării sau holuri, însă vreau să le arăt şi o altă faţă a mozaicului, realizând
lucrări de artă, folosind bucăţi de faianţă sau gresie spartă, aşezată după un desen bine
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pus la punct de dinainte, iar prin rafinamentul culorilor să şterg monotonia acestui tip de
arhitectură, transmiţându-i privitorului veselia şi optimismul meu”, a declarat Iulian Moldovan.

Proiectul a fost început prin realizarea unor personaje de mici dimensiuni, însă treptat artistul a
ajuns să realizeze lucrări de dimensiuni tot mai mari, începând de la popularea cu personaje a
faţadei Universităţii Naţionale de Artă din Bucureşti, până la realizarea proiectului de remode-
lare a faţadei Casei de Cultură din Tîrnăveni, aceasta din urmă fiind şi lucrarea sa de masterat.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/artist.jpg

1.5.39 Rotary pentru grădiniţa UNESCO (2012-05-13 21:08)

[1] Clubul Rotary îşi face simţită prezenţa și la Reghin. Înfiinţat recent, clubul are ca mem-
bri doar persoane recunoscute pentru integritatea lor morală şi profesională, dar şi pentru
posibilităţile financiare. O primă acţiune mediatizată a acestora s-a desfășurat săptămâna
trecută. Cei care au beneficiat de ea sunt copiii de la Grădiniţa cu Program Prelungit „Voinicel”.
Instituţia a primit mobilier din Germania, orașul Regen (oraș înfrățit cu Reghinul): 46 de
scaune, patru mese şi câteva dulăpioare de cea mai bună calitate au sosit cu un transport
special.

Directoarea grădiniţei, doamna Sorina Sav s-a declarat încântată de donaţie spunând că insti-

tuţia pe care o conduce este vizitată periodic de oaspeţi din ţară cu care există parteneriate

educaţionale devenite deja tradiţionale, mobilierul va aduce un plus de imagine. Căminul

„Voinicel” este recunoscut în ţară pentru diversele activităţi pe care le organizează , concursuri

naţionale şi simpozioane, grădiniţa fiind afiliată UNESCO de câţiva ani.

Scopuri nobile

Cel care a însoţit transportul, fostul coordonator al Secţiei Sere şi zone verzi din cadrul
Primăriei, Peter Schuller, primul membru Rotary din Reghin care își dezvăluie identitatea, a
declarat presei că acesta este doar începutul: „Dacă fiecare dintre noi face o investiţie mică
în copii, vom avea rezultate mari peste ani”.
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Clubul Rotary a luat fiinţă recent la Reghin cu scopul de a sprijini material şi moral acţiuni
umanitare. Organizaţia are relaţii strânse cu instituţii şi organizaţii din alte ţări şi are drept
scop declarat mobilizarea întregii societăţi spre acţiuni umanitare. Este cunoscut faptul că
Rotary este o organizaţie a oamenilor de afaceri şi reprezentanţilor diferitelor profesii din
întreaga lume care consideră importantă asigurarea de servicii umanitare, care încurajează
înalte standarde etice în toate domeniile de activitate şi ajută la menţinerea păcii, precum şi
la stabilirea de relaţii de bună înţelegere între popoare. În cluburile lor, membrii Rotary, uniţi
prin idealul lor de a se face utili, îşi asumă responsabilitatea de a servi interesul general, de a
promova buna înţelegere la nivel local, naţional şi internaţional. Primul club Rotary din lume a
fost înființat în anul 1905, în Chicago – Ilinois.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/gradinita_voinicel_03.jpg

1.5.40 Ostaşul român a ajuns la Luduş (2012-05-13 21:13)

[1] Istoria creează mereu momente care pot fi eternizate în monumente memorabile

menite să amintească generaţiilor următoare faptele de glorie şi de vitejie ale antecesorilor.

Artiştii sunt cei care, prin harul lor deosebit, dăltuiesc în materia moartă sau în sublimul

cuvintelor, monumente semnificative din istoria poporului. Dar, alături de artist trebuie să fie

un Mecena, un suport material a ideii, a spiritualităţii. La Luduş, tânărul artist Simon Attila s-a

întâlnit în mod benefic cu Mecena, adică Primăria oraşului, Consiliul Local şi câteva Societăţi

comerciale din oraş, dintre care se detaşează SC Zahărul Luduş SA prin managerul său general

ing. Ioan Armenean. Efortul tuturor, bine concertat, a devenit materializarea în piatră a ideii

de patriotism şi de omagiere a eroilor neamului.

O zi de neuitat

Ziua Independenţei de Stat a României şi Ziua Europei va avea din acest an o conotaţie în plus

pentru locuitorii oraşului Luduş, care au asistat în număr mare, între care mulţi elevi, la cere-

monialul religios şi militar de dezvelire şi sfinţire a Monumentului Ostaşului Român amplasat
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în Parcul Central. La festivitate au participat prefectul judeţului Mureş, Valentin Bretfelean,

IPS Arhiepiscopul Irineu Pop de Alba Iulia, generalii în rezervă Ioan Scrieciu şi Gheorghe Popa

din Tîrgu-Mureş, primarul Florin Urcan, consilierii locali, Nicolae Cotta, comandantul Poliţiei

oraşului Luduş, col. rez. Sever Popovici, veteranii de război Tănasie Fanea, Iacob Baghiu,

Petru Rusu şi Gligor Olar, cadre militare în rezervă, directori de instituţii şi întreprinderi, alte

personalităţi ale oraşului.

Cuvântări şi depuneri de coroane

După intonarea imnului de Stat al României şi imnul Uniunii Europene, prof. Mircea Ghe-
borean a vorbit despre însemnătatea zilei de 9 mai pentru români, cu cele trei semnificaţii
începând cu cea din anul 1877, determinantă pentru dezvoltarea statală ulterioară. Serviciul
religios a fost oficiat de ÎPS Arhiepiscopul Irineu Pop al Alba Iuliei şi de un sobor de preoţi din
care au făcut parte Gheorghe Giurgea, Iuliu Bacali, Ilie Dăianu, Sorin Russu şi Constantin Savu.

În cuvântul său, primarul Florin Urcan care, alături de prefectul Valentin Bretfelean, a dezvelit
monumentul, a spus că „Acest monument este simbolul istoriei noastre pline de ostaşi care
s-au jertfit pentru a servi interesul naţional, cei mai mulţi dintre ei rămaşi necunoscuţi” şi a
adus mulţumiri publice sculptorului Simon Attila, autorul monumentului care este flancat de
două tunuri din cel de-al doilea Război mondial. Generalul maior Gheorghe Popa a subliniat
„omagiul adus armatei române” prefectul V. Bretfelean a vorbit despre importanţa zilei de 9
Mai în istoria României şi a Europei.

Fostul prefect Marius Paşcan, care a acordat un sprijin important în modernizarea Parcului
central din Luduş, a subliniat că festivitatea este „un moment de bucurie, de încununare a
aspiraţiei românilor”.ÎPS Arhiepiscopul Irineu a adus un omagiu înaintaşilor pentru că „Ei s-au
jertfit cu gândul că îi aşteaptă o cunună neveștejită, veşnică”. La Monument au depus coroane:
Instituţia Prefectului Mureş, ANVR, filiala Mureş şi subfiliala Luduş, Garnizoana Tîrgu-Mureş,
Primăria oraşului Luduş, Poliţia oraşului, Poliţia Locală, Judecătoria, Şcolile din oraş, Direcţia
Finanţelor Publice, Spitalul orăşenesc „Dr. Valer Russu”, Ocolul Silvic, SC. „Zahărul” Luduş SA
şi formaţiunile politice Alianţa pentru Mureş, UDMR, USL şi PP-DD. Festivitatea s-a încheiat cu
defilarea gărzilor de onoare şi a fanfarei din Câmpia Turzii. Întreaga activitate a fost moderată
de actorul Emanuel Petran de la teatrul de Stat din Cluj-Napoca.

Notă: Pentru că merită cu prisosinţă, remarcăm aportul deosebit al echipei de muncitori de la
ADP, condusă de Alexandru Doja.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/100_3923.jpg
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Marian Balea (2012-05-15 09:09:43)
Sa-mi fie cu iertare, boieri dumneavoastra , dar eu nu pricep cum e cu soldatul de pe soclu.E pus la zid
nu are arma dar, soldatul pe front nu s-a despartit de arma nici cand dormea.Ce cauta tunurile cand
in zona Ludusului s-au dat lupte de infanterie.Daca e un artilerist talia soldatului este mica, artileristii
sun oameni voinici si au fost voinici si puternici, dar nici acestia nu s-au despartit de arma.Palmele
sunt in disproportie cu corpul

1.5.41 Citiţi, informaţi-vă şi mergeţi la vot! (2012-05-13 21:22)

„Sunt supărat pe omul care spune: „Nu mă interesează politica, nu mă doare capul, îmi
văd de treaba mea, de profesiunea mea, politica nu mă interesează şi … facă cine ce vrea”.
Pe acela care vorbeşte aşa sunt foarte supărat, pentru că atitudinea aceasta înseamnă cinism
şi nepăsare faţă de viitorul neamului românesc. Noi, cetăţenii acestei ţări, suntem cu toţii
datori să ne ocupăm de problemele politice ale neamului şi ţării româneşti. Suntem datori
să căutăm cu toţii calea cea mai bună pentru înaintarea fericită a ţării româneşti şi aceasta
înseamnă politică. Suntem obligaţi să arătăm ce ne dictează convingerea noastră şi nu avem
dreptul să spunem că nu ne interesează ce cale trebuie să apuce neamul românesc, pentru
fericirea lui”. Textul citat mai sus îi aparţine lui Iuliu Maniu, una dintre figurile emblematice ale
politicii româneşti din secolul 20 şi lider al Partidului Naţional Ţărănesc.

L-am amintit pentru că, în România ultimilor ani, suntem din ce în ce mai puţin interesaţi de
alegeri, de politicienii care câştigă mandatele de aleşi locali, de ceea ce se întâmplă în cetatea
noastră. Nu ne implicăm convinşi că oricum nu schimbăm nimic, oricum nu are cum să ne fie
mai bine, că ajunge oricum acela care nu ne place, dar asta e. Ne găsim multe motive pentru
a ne justifica indolenţa, comoditatea şi a ne explica de ce nu mergem la vot. Din păcate, am
auzit prea puţini mureşeni care să fi citit legea electorală, legea administraţiei publice, legea
transparenţei decizionale etc. şi să fi uzat de ele ca cetăţeni ai acestui judeţ.

În aceste condiţii, sincer, de lipsă de cultură politică, administrativă şi civică, orice supărare
am avea este fără argument şi fără fundament. Atâta vrem cât hibernăm într-o pasivitate
cetăţenească pentru că ne este călduţ astfel, putem să ne tot plângem de conducătorii pe care
îi avem. Dacă noi nu ne dorim să ne emancipăm în ceea ce priveşte drepturile şi obligaţiile
noastre, daţi-mi voie să vă spun că puţin îi interesează pe primari, pe preşedintele judeţului,
pe consilierii locali şi judeţeni, că noi suntem mulţi şi proşti. Pentru ei suntem o masă de
manevră manipulabilă la fiecare patru ani.
Aşa că citiţi, informaţi-vă şi mergeţi la vot.

Ligia Voro

©2024 www.punctul.ro 647



BlogBook 1.5. MAY

1.5.42 3.500 de saci de gunoaie, 2.800 de voluntari (2012-05-13 21:26)

Accesați www.punctul.ro pentru ultimele noutăți despre acțiunea Let’s do it
Romania, din județul Mureș

La sfârșitul săptămânii trecute s-a încheiat cea de-a 3-a ediție a Zilei de Curățenie Națională,
când mii de mureșeni au ieșit la curățenie în zonele din afara localităților, în ariile naturale.
Voluntarii au plecat în diferite zone din judeţ, în acest an fiind abordate mormanele de gunoi
din zonele intens frecventate, cum ar fi malurile apelor - unde acţionează angajaţii Adminis-
traţiei Bazinale Mureş - precum şi parcările de pe drumurile naţionale şi marginile pădurilor,
acolo unde lumea obişnuieşte să meargă la picnic. Pe lângă toate instituţiile subordonate
Ministerului Mediului şi Pădurilor, cu care s-a semnat un protocol, la acţiune au participat
Jandarmeria, precum şi Penitenciarul din Tîrgu-Mureş.

„Am participat pentru a treia oară la proiectul Let’s do it Romania. Și acum, și în anul trecut
am fost în același loc – o parcare la marginea pădurii din Sânișor. Mi-a părut rău să observ că
deși anul trecut am adunat foarte multe gunoaie, în acest an au reapărut…am colectat 15 saci
de gunoi. Apoi am fost împreună cu echipa la Stadionul ASA … tot 15 saci am colectat. Îmi
pare rău să văd că nu se menține curățenia și că românii încă nu au educația bunului-simț”,
ne-a declarat tîrgumureșeanca Liana Coroș.

Conform ultimelor statistici transmise până la închiderea ediției, duminică seara, în acest an
în județul Mureș au participat aproximativ 2.800 de voluntari și s-au adunat în jur de 3.500 de
saci de gunoi. Comparativ, în județul Mureș, anul trecut peste 8.000 de voluntari au ieșit la
curățenie, iar rezultatul muncii lor de o zi a fost un impresionant număr de peste 11.500 de
saci colectați. Rezultatele au fost simțitor mai bune decât în 2010, la prima ediție, când au
ieșit la curățenie aproximativ 3.000 de voluntari, fiind colectați aproximativ 8.000 de saci de
deșeuri.

Cristina Vancea

1.5.43 Un nou conflict interetnic se iscă în Ardeal (2012-05-13 21:33)

[1] Numele lui Nyrö József - fascistul care în anii ’40 a fost comandant de grupă teroristă și
a contribuit la reprimarea prin acțiuni de o cruzime ieșită din comun a românilor, evreilor și
romilor din Ardeal, ca adept al regimului de teroare horthystă, instaurat în Ardeal - face din
nou istorie în Transilvania. Aceasta deoarece, în ciuda numelui său controversat și a petei
negre pe care a lăsat-o în istoria Ardealului, Partidului Civic Maghiar (PCM) și Fundația „Pro
Odorheiu Secuiesc” susțin înhumarea osemintelor la Odorheiul Secuiesc, de Rusaliile Catolice,
27 mai.

648 ©2024 www.punctul.ro



1.5. MAY BlogBook

Acțiunea de înhumare pe teritoriul românesc a unui dușman al țării, așa cum este considerat

fascistul Nyrö József, este condamnată nu doar de români, ci chiar și de maghiari, unii membri

UDMR declarându-se indignați de această acțiune, considerând-o: „provocatoare, de natură

a incita spiritele în rândul comunităților din zonă, o incitare la ură etnică la separatism și nu

în ultimul rând la violență”. Semnale de dezacord față de înhumarea fascistului Nyrö József

la Odorheiu Secuiesc, au venit și de la primarul din Odorheiu Secuiesc (membru UDMR) care

ar fi afirmat în urmă cu câteva luni că scriitorul în cauză este fascist, și mai mult decât atât

există semnale că și în administrația publică din Odorheiu Secuiesc există dispute pe tema

amintită. Cu toate acestea, Szász Jenő, cu sprijinul președintelui Parlamentului ungar, insistă

pentru înhumarea nazistului la Odorheiu-Secuiesc.

Reacțiile

La puțin timp de la împrăștierea veștii, reacțiile nu au întârziat să apară. FCRCHM, Consiliul
Director al Forumului Civic al Românilor din Covasna, Harghita şi Mureş, a transmis un comuni-
cat, dar a dat publicității și o serie de articole prin care a condamnat acțiunile maghiarilor care
susțin înmormântarea cu fast în România a unui fascist: „Acest personaj trebuie să rămână
pentru totdeauna un tragic exemplu negativ pentru toţi cei care intenţionează să mai gireze de
acum încolo un sistem totalitarist antidemocratic şi criminal!”, se arată în comunicatul FRCHM.

De asemenea, un articol publicat pe pagina newsbv.ro notează faptul că: „Fără doar și poate,
în contextul actual, înhumarea osemintelor nazistului Nyiro Jozsef la Odorheiu Secuiesc și mai
ales implicarea directă a unor organizații aflate pe niveluri decizionale înalte la Budapesta,
sfidează programul de politică externă al României și afectează negativ imaginea țării noastre
pe plan extern… Poate în ultimul ceas, autoritățile locale conduse de etnici maghiari și cele
centrale vor face apel la conștiința civică, și nu vor da curs unui eveniment ce poate disocia
definitiv comunitățile de români și de maghiari din Odorheiu Secuiesc, afectat oricum de
discriminări și tensiuni care ard mocnit. Până acum singura reacție bazată pe conștiință civică
a fost, conform unor surse, cea a nepotului lui Nyrö József care s-a opus inițial exhumării
osemintelor, dar PCM prin intermediul lui Szász Jenő a obținut aprobări prin demersuri juridice
bine ticluite...”.

Aceeași sursă menționează că înhumarea unui personaj declarat fascist pe teritoriul României

vine să pună în umbră eforturilor autorităților de la București de a realiza integrarea într-un

sistem democratic – european bazat pe toleranță și combaterea de atitudini și comporta-

mente șoviniste, rasiale și antisemite. Ca dovadă, statul român a acoperit bustul Mareșalului
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Antonescu, în timp ce înalte oficialități maghiare susțin și organizează aducerea osemintelor

unui nazist la Odorheiu Secuiesc.

Procesiunea

Acțiunea de înhumare a osemintelor nazistului Nyrö József la Odorheiu Secuiesc este progra-
mată a se desfășura sub patronajul lui Kövér László (președinte al parlamentului ungar și
care îndeplinește acum și prerogativele de președinte al Ungariei) și este supervizată de la
Budapesta de către consilierul său Veress Lehel László. În organizarea acțiunilor de înhumare a
osemintelor nazistului Nyrö József la Odorheiu Secuiesc, se regăsesc și funcționari diplomatici
maghiari care reprezintă Ungaria la București.

Osemintele lui Nyrö József vor fi aduse cu trenul „Franz Liszt”, urmând ca așa-zisul cortegiu

funerar să fie însoțit pe teritoriul României de garda de onoare a Adunării Naționale Maghiare,

iar în seara zilei de 26 mai, garda de onoare va preda sicriul cu osemintele unor „husari

secui”. Ambasadorul Ungariei la Bucureşti, Füzes Oszkár, va aștepta cortegiul funerar la

Gheorghieni (Harghita), iar delegația la Miercurea-Ciuc. Bajtai Erzsébet, soția ambasadorului

ungar la București, va fi cea care va însoți cortegiul funerar de la intrarea acestuia pe teritoriul

României, pentru a se asigura că toate evenimentele se derulează conform programului. Deși

s-a născut în Jimbor (județul Brașov) unde ar fi mai normal să-i fie înhumate osemintele,

autoritățile maghiare susțin și vor organiza înhumarea nazistului Nyiro Jozsef în cimitirul

romano-catolic Dealul Sfântul Nicolae din Odorheiu Secuiesc (Harghita) cu prilejul Hramului

Rusaliilor Catolice (27.05.2012).

Necesara istorie - Nyrö József - crimele și fascismul

Ion Ardeleanu, Gheorghe Bodea, Mihai Fătu: „Teroarea horthysto-fascistă în Nord-Vestul
României, septembrie 1940 - octombrie 1944”, Editura Politehnică, 1985:

„Dându-și seama de situația grea în care se află România și dorind să profite de izolarea
acesteia pe plan internațional pentru satisfacerea revendicărilor lor teritoriale, cercurile guver-
nante hortyste și-au intensificat, la sfârșitul lunii iunie 1940, campania revizionistă împotriva
României. În acest scop, la 27 iunie, a avut loc la Budapesta o ședință a guvernului ungar la
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care s-a hotărât să se acționeze cu toate mijloacele pentru ca România să fie „constrânsă să
satisfacă pretențiile teritoriale ungare”; în același scop, Consiliul Superior al Apărării Naționale
a declarat mobilizarea generală și a ordonat desfășurarea treptată a unor mari unități militare
spre frontiera cu România. Totodată, în zilele următoare, personalități politice ale regimului
horthyst și-au intensificat contactele și schimburile de opinii cu reprezentanți ai celui de-al
treilea Reich în vederea obținerii consimțământului acestuia pentru un atac armat împotriva
României și, eventual, a unui sprijin militar nazist ... Relatând atrocităţile comise de elemente
teroriste horthyste în comuna Hodos (judeţul Cluj), un document consemnează că, în ziua
de 17 octombrie, populaţia română din sat (satul fiind compact de români) a fost bătută şi
schingiuită de o bandă de terorişti formată din 10 persoane venite în acest scop în comună
din oraşul Huedin. Această bandă a ucis pe fruntaşii din comună şi anume : 1) Ţîru Nicolae,
fost primar ; 2) Ţîru Nicolae, fost casierul primăriei ; 3) Ţîru Gheorghe, fost primar ; 4) Ţîru
Teodor, fost preşedinte la Urbelişti ; 5) Lungu Dumitru, cârciumar. Pe toţi aceştia i-au scos din
case și i-au omorât în curţile lor. Femeile şi copiii lor au început să strige şi atunci oamenii
din comună au fugit în pădure şi s-au ascuns. Tot în judeţul Cluj, în primele zile ale ocupaţiei
au fost comise şi alte crime, ca, de pildă, împuşcarea pe şoseaua dinspre Valea Drăganului a
12 români, apoi încă 10 la marginea comunei Valea Almaşului ş.a. În ziua de 11 septembrie,
soldaţi horthyşti au împuşcat în hotarul comunei Sâmihaiul Almaşului zece tineri români prin
şi pe şosea. În seara de 11 septembrie au intrat în satul Cojocna (18 km est Cluj) doi ofiţeri şi
20—30 soldaţi, care au terorizat şi maltratat populaţia. Tot în satul Cojocna, câteva plutoane
de honvezi au făcut chefuri cu populaţia maghiară şi apoi au devastat locuinţele românilor.
Directorul şcolii primare a fost împuşcat. Primarul ungur a început persecuţiile în contra
românilor şi i-au obligat să semneze o cerere pentru mutarea frontierei cu 4 km sud-est de
Cojocna. Într-un colţ al satului s-a instalat o puşcă mitralieră îndreptată spre partea locuită
de români. Fenomene deosebit de grave s-au petrecut în acele zile la Cluj şi împrejurimi,
unde trupele de ocupaţie horthyste au sosit la 11 septembrie 1940. Până atunci, crimele,
bătăile, devastările declanşate împotriva românilor, îndeosebi în cartierele Mănăştur, Între
Ape, comunele Floreşti şi Someşeni au fost — aşa după cum recunoştea la 15 noiembrie 1940
fostul consul al Ungariei la Cluj, dr. Bothmer Karoly — efectuate de elemente declasate, şovine,
fasciste, organizate în grupe teroriste, conduse de Kerekes István, Kiraly Zoltan, Mălnassy
Tivadar, Nyirő József, Kováts Árpád, dr. Szász Ferenez, Veres Lájos, Lengyel Jozsef dr. Vekas
Lajos, Pataky Kalman, aflaţi sub comanda lui Kováts Árpád, fost ofiţer de carieră. De altminteri,
informaţiile consulului horthyst, dr. Bothmer Károly, coincid cu relatările din ziarele vremii
care vorbesc de devastările caselor româneşti din comunele Someşeni şi Floreşti...”

Cristina Vancea

Sursa foto: www.newsbv.ro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/SCRIE-SURSAAAAAAAAAA.jpg

Veronica Micle (2012-05-13 22:44:53)
Pe ce surse credibile va bazati atunci cand scrieti un asemene articol? Dupa parerea mea acest
lucru da dovada de neprofesionalism. Cred ca obligatia unui jurnalist este de a cerceta si a verifica
credibilitate surselor inaite de a scrie ceva pe baza acestora.
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Punctul (2012-05-14 09:01:13)
Există și cazuri în care nu ne putem devoala sursele, dar asta nu înseamnă că nu verificăm informațiile.

Veronica Micle (2012-05-14 18:35:26)
Deci vreti sa spuneti ca aceste informati sunt corecte, credibile, si conforme realitati? Cum comentati
sau interpretati titlul articolului? Chiar credeti ca se va isca un conflict interetnic? Nu credeti ca titlul
articolului este exagerat?

1.5.44 De la bal la Șomaj (2012-05-13 21:46)

În acest moment, în judeţul Mureş, sunt aproape 15.000 de şomeri. Oferta de locuri de

muncă este extrem de limitată. Nici 1.000 de persoane nu s-ar putea angaja mâine şi dacă şi-ar

dori. În afară faptului că economia românească nu a prea făcut față crizei financiare mondiale,

întrebarea noastră a fost dacă oferta educaţională mureşeană este corelată cerinţelor pieţei

muncii? Furnizorii de educaţie spun că da şi că ţin cont de cerinţele pieţei. Statisticile AJOFM

arată însă o rată ridicată de şomaj în cazul absolvenţilor de universitate. Dar nici în privinţa

specializărilor liceale nu ne putem plânge. Producem şomeri pe bandă rulantă. Mai multe în

materialul de mai jos...

Oferte pentru toți

Oferta educaţională mureşeană în instituţiile de învăţământ superior este bogată. Anual, mai

bine de jumătate dintre absolvenţii de liceu şi-ar putea găsi o specializare pe plac într-una

dintre cele trei universităţi de stat – Universitatea „Petru Maior”, Universitatea de Medicină

şi Farmacie, respectiv Universitatea de Arte Tîrgu-Mureş. La cifra de şcolarizare aruncată în

piaţă de acestea se adaugă oferta instituţiilor de învăţământ private, care depăşete binişor

1.000 de locuri. Este corelată această ofertă – superevaluată, dacă ne permiteţi o opinie – cu

necesităţile de pe piaţa muncii? Reprezentanţii universităţilor spun că da…

Artiştii de anul acesta

652 ©2024 www.punctul.ro



1.5. MAY BlogBook

Pentru studii de licenţă (cursuri de zi, timp de 3 ani) cifrele de şcolarizare propuse pentru anul
universitar 2012-2013 de către Universitatea de Arte Tîrgu-Mureş sunt 7 locuri bugetate şi 5
cu taxă pe toate specializările. La Facultatea de Arte în Limba Română acestea sunt: artele
spectacolului - actorie, artele spectacolului – păpuşi şi marionete, Artele spectacolului – core-
grafie, teatrologie şi pedagogie muzicală. Aceleaşi cifre se regăsesc şi la Facultatea de Arte
în Limba Maghiară, chiar dacă specializările diferă puţin: Artele spectacolului – actorie, Artele
spectacolului – regie, teatrologie, scenografie – eveniment artistic, comunicare audiovizuală –
multimedia şi pedagogie muzicală.

Pentru studiile de master (cursuri de zi, timp de 2 ani) cifrele de şcolarizare din nou rămân

neschimbate, câte 7 locuri bugetate şi 5 cu taxă pentru toate specializările. Pentru vorbitorii

de limba română specializările sunt: arta actorului, arta actorului de teatru de animaţie, arta

regizorului şi teatrologie – impresariat artistic. La facultatea maghiară există specializările

arta actorului, scriere dramatică şi teatrologie – impresariat artistic. Există de asemenea un

program de doctorat, unde sunt propuse 4 locuri.

Oferta UMF

Între 16 şi 21 iulie, absolvenţii de liceu care au trecut examentul de Bacalaureat sunt aşteptaţi
să se înscrie pentru cele aproape 1.000 de locuri pe care Universitatea de Medicină şi Farmacie
Tîrgu-Mureş intenţionează să le scoată la concurs. La Medicină sunt propuse în acest an 270
de locuri la buget – 135 la linia română, 135 la cea maghiară, la care se adaugă 80 de locuri
la taxă, iar la medicină în limba engleză – 50 de locuri. La Medicină militară sunt bugetate
10 locuri. Tot la Facultatea de Medicină sunt propuse alte 100 de locuri la asistenţă medicală
generală – 30 bugetate cu număr de locuri egale pentru secţia română, respectiv maghiară,
iar restul la taxă, şi alte 150 de locuri, toate la taxă la nutriţie şi dietetică, Balneofiziokineto-
terapie şi recuperare, respectiv educaţie fizică şi sport. La Facultatea de Medicină Dentară
sunt propuse 70 de locuri la buget, 35 la limba română şi 35 la limba maghiară şi alte 30 cu
taxă, iar la tehnică dentară – 30 de locuri la taxă.

Facultatea de Farmacie a înaintat ca propunere de cifră de şcolarizare – 70 de locuri la buget
ce vor fi împărţite în mod egal de studenţii români şi maghiari. Absolvenţii de liceu mai au la
dispoziţie la această facultate şi 80 de locuri la taxă, precum şi 40 de locuri, de asemenea cu
taxă, la asistenţă medicală de farmacie. „Nu putem să ne propunem să şcolarizăm mai mulţi
studenţi decât putem prin prisma cadrelor didactice pe care le avem, a spaţiilor didactice pe
care le avem, aşa încât şi dacă am vrea nu am putea şcolariza mai mulţi. Dar nici nu ne dorim
pentru că ar fi în detrimentul calităţii învăţământului”, a spus prof. univ. dr Leonard Azamfirei.

Conducerea UMF este interesată de ceea ce fac studenţii după absolvire, astfel că acum este

în curs de implementare un program care să urmărească evoluţia acestora post-universitate.
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„Este una dintre priorităţile noastre în acest moment să punem la punct un program de

evaluare a studenţilor după absolvire”, ne-a spus rectorul.

Petru Maior, cea mai amplă ofertă

La Universitatea „Petru Maior” din Tîrgu-Mureş, în acest an înscrierile pentru admiterea la
facultate vor avea loc în perioada 16-20 iulie, iar rezultatele vor fi afişate în 21 iulie. Pentru
învăţământul cu frecvenţă redusă, înscrierile vor avea loc în perioada 17-21 iulie, iar rezultele
vor fi afişate în 22 iulie. Dar care este oferta educaţională a Universităţii „Petru Maior”?
Universitatea este structurată în trei facultăţi: Facultatea de Inginerie (a treia ca şi număr
de studenţi – cifrele de şcolarizare propuse spre aprobare la MECTS, pentru anul uniuversitar
2012-2013 fiind următoarele: 240 de sudenţi pe locuri bugetare şi 110 studenţi pe locuri cu
taxă), Facultatea de Ştiinţe şi Litere (a doua ca şi număr de studenţi – 230 de locuri au fost
propuse Ministerului de la buget, iar 125 de locuri cu taxă) şi Facultatea de Ştiinţe Economice,
Juridice şi Administrative (cu cele mai multe locuri propuse spre aprobare la MECTS: 350 la
buget şi 545 la taxă). Specializarea cea mai solicitată la UPM, luându-ne după numărul de
locuri propuse, se pare a fi Administraţia publică (50 de locuri la buget şi 145 de locuri la taxă);
apoi, urmează specializările Management şi Contabilitate şi informatică de gestiune (cu câte
175 de locuri în total fiecare); pe locul trei este Dreptul (cu 50 de locuri la buget şi 100 la taxă).
Toate aceste specializări aparţin de Facultatea de Ştiinţe Economice, Juridice şi Administrative.

La Facultatea de Ştiinţe şi Litere, conducerea UPM a propus spre aprobare cele mai multe

locuri la Filologie (80 de locuri la buget şi 50 la taxă) şi la Comunicare şi relaţii publice (25 de

locuri la buget şi 50 la taxă). La Facultatea de Inginerie cele mai multe locuri au fost propuse

la Ingineria sistemelor, calculatoare şi tehnologia informaţiei (70 de locuri la buget şi 30 la

taxă). Per total, UPM a propus spre aprobare la MECTS pentru anul universitar 2012-2013 un

număr de 1.600 de locuri din care 820 de locuri la buget, iar 780 la taxă.

Considerente

Care sunt considerentele pe baza cărora se realizează planul de şcolarizare la UPM Tîrgu-Mureş?

La această întrebare ne-a răspuns prof.univ.dr. Cornel Sigmirean, preşedintele Senatului UPM.

Potrivit acestuia, specializările ţin cont adeseori de ofertele venite dinspre piaţa muncii, dar şi

resursele umane existente dictează domeniile pe care Universitatea le poate oferi studenţilor.
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„În momentul în care în anii 2000 integrarea în Uniunea Europeană, aderarea, era prioritatea

numărul 1 a României şi deja vedeam în faţă firme, companii internaţionale, instituţii europene,

am dezvoltat specializarea Relaţii internaţionale. Iată, când constatăm că astăzi e important

să ai produse de calitate, produse care trebuie să fie însoţite de marketing, s-a dezvoltat

Marketingul. Când astăzi ştim ce înseamnă promovarea, am inaugurat în urmă cu doi ani

specializarea Comunicare şi relaţii publice”, precizează prof.univ.dr. Cornel Sigmirean. Unele

specializări au rămas din inerţie, TCM, de exemplu, care are istorie de aproape 40 de ani

de la înfiinţarea Facultăţii de Inginerie, pentru că atunci era perioada dezvoltării industriei şi

a maşinilor. „Pe parcurs am adăugat alte componente la domeniul ingineriei: mecatronica,

calculatoare, design industrial etc. Sigur că ne orientăm în funcţie de cerere şi de piaţă. Dar

ne orientăm şi în funcţie de resursele umane pentru că nu poţi să faci o specializare dacă nu

ai specialişti în domeniu. De exemplu, foarte multă lume ne întreabă de ce nu deschidem

o facultate de construcţii. Pentru că efectiv nu avem ingineri cu doctoratul în construcţii în

universitatea noastră. Dacă am avea trei sau patru ingineri cu doctorat în construcţii, am

putea deschide. Deci, iată, mai multe lucruri concură aici: de la piaţă la tradiţie, la resursele

umane”, a spus preşedintele Senatului UPM.

Ce studiază liceenii?

[1] Dacă am văzut care este oferta universităţilor de stat, să vedem care sunt specializările
frecventate de liceenii mureşeni. Potrivit Rodicăi Rânja, consilier reţea şcolară la Inspectoratul
Şcolar Judeţean Mureş, anul acesta, în clasele terminale există un număr total de 4.968 de
elevi (învăţământ de stat şi particular). Dintre aceştia, la profilul real (matematică-informatică,
ştiinţele naturii) sunt aproximativ 1.260 de elevi, la cel uman (filologie, ştiinţe sociale etc.) –
aproximativ 780 de elevi, la profilul tehnic – aproximativ 1.350 de elevi, la servicii (activităţi
economice, turism, comerţ, alimentaţie publică) – aproximativ 820 de elevi, la resurse nat-
urale şi protecţia mediului (industria lemnului, industria alimentară etc.) – aproape 440 de
elevi, iar la profilul vocaţional (muzică, desen etc.) doar 133 de elevi. Oricum, la examenul
de Bacalaureat se vor prezenta mai mulţi elevi, fiindcă aproximativ 1.830 de elevi vor da
examenul după ce l-au picat în seriile anterioare, a mai precizat Rodica Rânja.

După cum se poate observa din cifrele de mai sus, cei mai mulţi elevi vor termina anul acesta

un profil tehnic, respectiv unul real, iar cei mai puţini la profilul vocaţional.
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Bobocii

În privinţa claselor a IX-a pentru anul şcolar 2012-2013, au fost propuse de către IŞJ Mureş

spre aprobare către Ministerul Educaţiei un număr de 183 de clase cu circa 5.124 de elevi

(câte 28 de elevi pe clasă), din care: filieră teoretică - 72 de clase cu 2.016 elevi, profil real –

43 de clase cu 1.204 de elevi, profil uman – 29 de clase cu 812 elevi; filiera tehnologică – 28 de

clase cu 2.744 de elevi din care: profil tehnic - 55 clase cu 1.540 de elevi, profil servicii - 30 de

clase cu 840 de elevi şi profil resurse naturale şi protecţia mediului - 13 clase cu 364 de elevi;

filiera vocaţională - 13 clase cu 364 de elevi. Stabilirea cifrei de şcolarizare pe specializări

pentru clasa a IX-a trebuie să ţină cont de mai multe aspecte. „Specializările trebuie să fie

autorizate de ARACIP. Trebuie să ai profesori calificaţi, trebuie să ai solicitări de la copii că

vor să studieze specializarea respectivă, iar la Minister se aprobă pe baza proiectului nostru

dacă este autorizat de ARACIP”, a spus consilierul. Acesta este completat de Viorel Socol,

inspector şcolar general adjunct al IŞJ Mureş, care adaugă: „Planul de şcolarizare se decide pe

mai multe considerente: criterii economice, sociale, lingvistice, geografice etc. În plus, de la

Minister ni se impune cât la sută din clase sunt de profil social, cât real etc”.

Şanse şi neşansă

Câţi dintre cei care absolvă, spre exemplu, medicina, rămân în sistem după absolvire depinde

de numărul locurilor anunţate la rezidenţiat, decizie care îi revine ministerului de resort. Cert

este că anul trecut pentru judeţul Mureş au fost scoase 9 locuri la rezidenţiat din cele 2.600

de locuri la nivel naţional. Iar numărul absolvenţilor de Medicină şi Farmacie trece de 700. De

altfel dacă ne uităm peste cifrele furnizate de Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă în 2011 şi

2012 au fost angajaţi 25 de medici, din care 18 pe perioadă nedeterminată. Unde s-au pierdut

restul absolvenţilor rămâne să aflăm de la UMF când vor finaliza programul de evaluare a

studenţilor absolvenţi. Situaţia nu este diferită nici la celelalte universităţi.
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Şomaj ridicat

În aceste condiţii nu ne mirăm că mai nou şi tinerii îngroaşă rândurile şomerilor mureşeni.

Astfel în luna aprilie cifra acestora se apropia de 16.000, ceea ce înseamnă puţin peste 6 %

din totalul populaţiei active. Dintre aceştia, nicio treime era indemnizată. Iar mai supărător

este că numărul celor cu studii superioare se apropie vertiginos de 700 de persoane, în

condiţiile în care o parte dintre absolvenţii de facultate nu profesează în domeniul în care

s-au pregătit. În aceste condiţii, AJOFM a dezvoltat în ultima vreme programe pentru şomeri

şi a continuat să organizeze bursele de joburi – totuşii aceste eforturi sunt departe de a

soluţiona problema. Dacă ne oprim doar asupra ultimei burse de locuri de muncă, desfăşurată

în 27 aprilie, în cele trei locuri unde s-a organizat – Tîrgu-Mureş, Sighişoara şi Târnăveni -

au participat 1.517 persoane, din care au fost angajate pe loc 118 persoane, adică 1 % din

totalul şomerilor. Oferta angajatorilor a fost de 628 locuri de muncă, în următoarele meserii:

agenţi vânzări, consultanţi financiari, confecţioneri articole textile, zidar, dulgher, instalator,

lucrător comercial, lucrător în alimentaţie, bucătar, ospătar, barman, muncitori necalificaţi,

controlor calitate, manager zonal, ingineri proiectanţi, ingineri constructori, programatori,

manager societate, şoferi tir, marochineri, lăcătuşi, asistent manager, consultant financiari.

Dintre acestea în jur de 10 % necesitau studii superioare. Adică 10 la sută din şomerii cu

facultate aveau şanse să îşi găsească un loc de muncă. La fel putem discuta şi despre ceea

ce se întâmplă cu absolvenţii de liceu. Dacă urmăriţi ce scriam despre numărul de absolvenţi,

numărul de şomeri, ne întrebăm retoric dacă într-adevăr şcoală românească este corelată cu

nevoile pieţei forţei de muncă.

Portalurile de job-uri, o soluţie

În ultimele şase luni (01 noiembrie 2011 – 30 aprilie 2012) portalul Bestsjobs.ro a înregistrat
peste 360.000 vizite din Tîrgu-Mureş. În ceea ce priveşte angajările, de la începutul anulului
au fost publicate aproximativ 650 de anunţuri, din care momentan sunt active pe Tîrgu-Mureş
aproximativ 150. Domeniile cu cele mai multe oferte pe Tîrgu-Mureş sunt: Vânzări, IT şi Tele-
comunicaţii, Servicii, Finanţe-bănci-contabilitate şi Inginerie-producţie. În topul specializărilor
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căutate de către angajatori în CV-uri, pe primele trei poziţii se regăsesc: 1. Facultăţile cu
profil tehnic: automatică şi calculatoare, cibernetică, telecomunicaţii, inginerie, mecanică
şi electronică; 2. Facultăţile cu profil lingvistic; 3. Facultăţile cu profil economic. Topul este
continuat de către facultatea de Medicină şi Farmacie, Construcţii, Instalaţii şi Transporturi.

Reprezentanţii Bestjobs.ro au formulat şi câteva sfaturi pentru cei care îşi caută locuri de
muncă: „Un criteriu foarte important pe care tinerii absolvenţi de liceu ar trebui să îl ia
în calcul în alegerea specializării este oferta locurilor de muncă existente. În contextul
deficitului de personal de pe piaţă, orice specializare de profil Tehnic, Medical, Farmaceutic,
Lingvistic sau Financiar-Bancar este de succes pe termen lung”. Bestjobs.ro este unul din cele
mai mari site-uri dedicate plasării forţei de muncă din România pentru angajatori din România.

Mulţi dintre mureşeni aleg însă să-şi caute locuri de muncă în străinătate, unde salariile
sunt mai mari, la fel ca şi nivelul de trai. În ultimele şase luni, pe portalul Tjobs.ro au fost
înregistrate peste 8.500 de aplicări numai din judeţul Mureş. Domeniile care au stârnit cel
mai mare interes sunt: Hoteluri-turism cu 1.279 de aplicari (15, 23 % din total), Agricultură-
silvicultură-zootehnie cu 1.276 de aplicări, Construcţii-amenajări cu 1.222 de aplicări, Îngrijire
bătrâni-asistenţă socială cu 708 aplicări şi Restaurant-catering, tot cu 708 aplicări. Ţările
cele mai căutate de mureşeni în ultimele şase luni sunt: Marea Britanie cu 1.931 de aplicări
(22,47 % din total), Germania cu 1.730 aplicări, Franţa cu 700 de aplicări, Italia cu 505 aplicări
şi Danemarca cu 422 aplicări. Portalul Tjobs.ro este cele mai mare site din România care
plasează forţă de muncă din România la angajatorii din străinătate.

Ligia Voro, Vasile Dancea, Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/absolventi_stiinte_economice.jpg

1.5.45 Rezultatele Let’s do it, Romania! 2012 (2012-05-14 13:50)

Pentru cea de-a treia oara consecutiv, romanii au spus “Let‘s Do It, Romania!” si au
demonstrat ca le pasa de natura si de tara in care locuiesc. Anul acesta Ziua de Curatenie
Generala a fost 12 mai, zi in care romani din toate judetele tarii au iesit sa faca curatenie in
zonele din natura dragi pentru ei.

“Suntem foarte multumiti de rezultatele pe care le-am obtinut in aceasta a treia editie “Let‘s
Do It, Romania!”, la doar 8 luni de la actiunea organizata in septembrie 2011 si, mai ales,
avand in vedere contextul social si politic in care ne aflam la momentul actual. Ne-am dorit
foarte mult ca si Romania sa fie pe harta celor 100 de tari care organizeaza o curatenie
nationala in 2012, in cadrul miscarii “Let‘s Do It, World!” si iata ca am reusit o noua editie de
succes - ne-am atins obiectivele setate atunci cand am inceput: am ales si am curatat minim
5 zone in aproape fiecare judet si avem cu siguranta un procent de reciclare a deseurilor
de cel putin 30 %. Cuvantul nostru de baza in acest moment este continuitate, vrem sa
monitorizam si sa ne asiguram ca zonele curatate pe 12 mai vor ramane curate si ne bazam
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pe sprijinul voluntarilor participanti la LDIR pentru acest lucru. Multumim tuturor voluntarilor,
dar si tuturor partenerilor care au fost alaturi de noi si care au crezut si au sustinut “Let‘s Do
It, Romania!” a declarat Stefan Buciuc, Coordonator asociat “Let‘s Do It, Romania!”

Inca de la ora 8 dimineata, sute de voluntari au venit la punctele de inregistrare, gata sa ia
cu asalt mormanele de deseuri din arealele naturale. Voluntarii care nu au avut mormane
alocate online pe site-ul www.letsdoitromania.ro au primit la punctele de inregistrare zone
speciale in care au facut curatenie. Curatenia s-a incheiat in jurul orei 15:00, cand partenerii
pe gestiunea deseurilor au inceput colectarea sacilor.
O prima estimare arata ca 150 000 de romani au participat la cea mai mare actiune de vol-
untariat din Romania. Primele rezultate primite la nivel national clasifica judetele Maramures
(11 000 voluntari), Gorj (11 000 voluntari) si Botosani (9 200 de voluntari) si Bihor (8 000 de
voluntari). In ceea ce priveste procentul de materiale reciclate, in top se afla judetul Vaslui,
unde 77 % din deseurile colectate vor fi reciclate. Un prim numar de saci adunati este 250
000, o prima estimare realizata de echipele judetene. Colectarea sacilor de pe marginea
drumului va dura cateva zile si numai in urma acesteia vor putea fi facute publice cifrele finale
legate de cantitatea de deseuri colectata.

În județul Mureș, sâmbătă 12 mai, au ieșit la curățenie 2.555 de voluntari, care în total au
colectat 4.770 de saci de deșeuri. Un important sprijin a venit din partea Administrației
Bazinale de Apă Mureș, Direcției Silvice, Penitenciarului Tîrgu-Mureș, Jandarmeriei și Agenției
pentru Protecția Mediului Mureș care au mobilizat voluntari la curățenie. Garda de Mediu
Mureș a fost deja informată cu privire la zonele ecologizate pentru ca atât sacii colectați să fie
monitorizați în vederea preluării de către operatorii de salubritate, cât și privind zonele în sine,
pentru ca ele să fie monitorizate pe viitor. De asemenea, mulțumim partenerilor tradiționali ai
proiectului, firmele Renania, Eurocar Trading dealer regional Toyota, Promenada Mall, Selgros
și Metro.

1.5.46 Nesupunere civică pentru Ținutul Secuiesc (2012-05-15 07:57)

Preşedintele Consiliului Naţional Secuiesc (CNS), Izsak Balazs, i-a comunicat, luni, pre-
mierului Victor Ponta, că secuii vor face uz de mijloacele nesupunerii civice ’pentru a
păstra integritatea Ţinutului Secuiesc’ în situaţia aplicării planului de regionalizare conceput
de noul Guvern şi i-a sugerat să aleagă între pacea socială şi adâncirea tensiunilor interetnice.

’Zilele trecute aţi făcut public planul de regionalizare a României, care ar diviza Ţinutul Secui-
esc între trei regiuni. Acest plan scoate în evidenţă dorinţa dvs. de a-i întrece pe adversarii
dumneavoastră politici, care ar fi dorit ’doar’ să includă Ţinutul Secuiesc într-un judeţ mai
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mare. Şi dânşii, şi dumneavoastră aţi uitat în schimb că ambele planuri contravin obligaţiilor
internaţionale ale României, iar harta administrativă nu poate fi redesenată cu neglijarea
Convenţiei Cadru pentru Protecţia Minorităţilor Naţionale şi Cartei Limbilor Regionale sau
Minoritare (...) Vă asigur că noi, secuii, nu vom lăsa ca pământul nostru natal să cadă pradă
incompetenţei şi urii şi dacă este necesar vom face uz de mijloacele nesupunerii civice pentru
a păstra integritatea Ţinutului Secuiesc (...) Responsabilitatea alegerii vă aparţine domnule
prim ministru: alegeţi dialogul şi pacea socială sau adâncirea tensiunilor interetnice? Noi
suntem de partea păcii, a dialogului şi cooperării’, se arată într-o scrisoare deschisă dată
publicităţii, luni, de Izsak Balazs.

În documentul dat publicităţii la Târgu Mureş, liderul CNS a arătat că reforma care ar înfiinţa
unităţi administrative mai mari decât actualele judeţe trebuie să aibă în vedere voinţa co-
munităţilor locale, iar delimitarea acestora nu se poate efectua fără consultarea prealabilă
prin referendum a populaţiei locale. ’Noi, secuii, populaţie majoritară în Ţinutul Secuiesc
nu vom vota nici un plan care ar dezmembra Ţinutul Secuiesc, ori l-ar îngloba într-o unitate
administrativă mai mare’, a susţinut Izsak, făcând referire la o serie de documente europene
referitoare la regiuni.

Liderul CNS a subliniat că nu poate fi neglijat faptul că înfiinţarea unor noi regiuni ar avea
impact asupra definirii regiunilor statistice şi că redesenarea acestora ’nu poate fi folosită
drept armă împotriva popoarelor cu limbă şi cultură diferită de cea a populaţiei majoritare de
pe teritoriul statelor membre’.

’Regulamentul nr. 1059/2003 al Parlamentului European şi al Consiliului privind instituirea
unui nomenclator comun al unităţilor teritoriale de statistică (NUTS) prevede, că aceste
regiuni trebuie definite astfel încât ele să reflecte circumstanţele economice, sociale, istorice,
culturale sau de mediu. Luând în consideraţie această prevedere au devenit regiuni NUTS 2 de
sine stătătoare: Tirolul de Sud, Valle d’Aosta, Friuli-Venezia Giulia, Corsica, Sardinia, Catalonia,
Ţara Bascilor, Galicia, Friesland, Bretagne, etc. România este singura ţară din Europa, care
ignorând aceste criterii a forţat Ţinutul Secuiesc într-o regiune, în care comunitatea secuiască-
maghiară, majoritară în procent de 75 % în Ţinutul Secuiesc, reprezintă mai puţin de 30 %
din populaţie. Planul prezentat de dvs., înrăutăţind şi mai mult situaţia noastră, urmăreşte
’să explodeze’ Ţinutul Secuiesc, unitar din punct de vedere istoric, cultural şi lingvistic’, a
subliniat Izsak Balazs.

Acesta precizat că există şi o altă cale spre reforma administrativă, mai avantajoasă pentru
România şi dacă Guvernul Ponta are intenţia de a respecta Constituţia României şi convenţiile
internaţionale la care România este parte, atunci va fi luat în considerare raportul întocmit
de comisia de experţi, condusă de profesorul Ioan Stanomir, ’iar aceasta poate să fie baza
dialogului şi cooperării’.

’Noi suntem gata de dialog, de cooperare, dar numai dacă politica dvs. va fi bazată pe voinţa
liberă a comunităţilor locale, pe solidaritatea şi cooperarea dintre cetăţeni’, a susţinut Izsak.

În scrisoare, liderul CNS compară proiectul de reorganizare administrativă a ţării cu planurile
lui Nicolae Ceauşescu, care ’a vrut să demoleze satele pentru a şterge de pe harta României
monumentele istorice, bisericile, cimitirele ale miilor de sate ungureşti, pentru a şterge orice
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dovadă a prezenţei istorice a maghiarilor în Transilvania’.

’Ceauşescu nu şi-a dat seama că acţionează şi împotriva propriului său popor. În mod similar
şi planul dumneavoastră este contrar raţiunii economice, care în loc să promoveze, face
imposibilă în România implementarea politicii de coeziune a Uniunii Europene, şi împinge
într-o criză şi mai adâncă ţara, pentru a cărei viitor sunteţi direct responsabili’, se mai arată în
document.

AGERPRES

1.5.47 Conferință la Tîrgu-Mureș cu tema vânzărilor online (2012-05-15 12:26)

Prima ediție a conferinței TOP DAY va avea loc la Târgu Mureș, în data de 21 Iunie la Hotel
Grand și își propune să ofere soluții reale și practice pentru dezvoltarea business-ului online.
Evenimentul este organizat de REEA în parteneriat cu cea mai mare rețea de marketing afiliat
din România - 2Parale.

Cu siguranță, dacă deții un brand, ești distribuitor sau producător te-ai gândit să vinzi online
sau deja ai propriul tău shop online. Statisticile privind creșterea spectaculoasă înregistrată de
comerțul electronic în România anul trecut sunt un motiv în plus să iei în serios ecommerce-ul
și să încerci să îți maximizezi vanzările abordând online-ul sau să îți optimizezi shopul online
pentru a-ți crește vânzările.

În 21 iunie 2012, la TOP DAY, vei avea ocazia de a învăța de la specialiști din țară și străinatate
metodele pentru a ajunge în top. Transylvania Online Professionals Day 2012 e pentru tine
dacă :

• Deții un brand și îți dorești să atragi clienți și/sau distribuitori noi;

• Ești distribuitor și deții mai multe magazine online și/sau offline;

• Ești producător și îți dorești să îți crești vânzările;

• Ești la început de drum cu businessul tău și deși site-urile de anunțuri te-au ajutat să vinzi,
ai nevoie de mai mult;

• Ești specialist în online marketing și dorești să fii la curent cu noutățile din domeniu;

• Ești web developer și ai nevoie să treci de bariera tehnică și să înțelegi ce înseamnă e-
commerce și din perspectiva clientului și a specialiștilor în promovare online;
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Tematica Top Day 2012 cuprinde :

• Tendințele comerțului online în 2012

• Instrumente și soluții de creștere a vânzărilor pe online

• Maximizarea conversiilor

• E-mail marketing

• Social media

• Adwords

• E-payment

• User Experience Design în e-commerce

Prin conferința TOP Day 2012 organizatorii își propun să vină în sprijinul antreprenorilor din
Transilvania oferindu-le soluțiile și sprijinul necesar pentru a-și maximiza business-ul pe online.
Datorită relațiilor dezvoltate de REEA cu agenții cunoscute din străinătate, vor fi prezenţi
specialiști de top din Europa: Jessie Scoullar - Director at Wicksteed Works, Mark Bardsley -
Interaction Design Director la Blast Radius Europe și Dobos Matyas - Managing director la Peer
Applications Ltd. Acestora li se vor alătura specialiști consacrați în online-ul românesc.

Într-o singură zi poți afla soluții care odată implementate te vor ajuta să atingi obiectivele pe
care ți le-ai propus, vei avea ocazia să interacționezi cu specialiști și posibili parteneri sau
colaboratori cu care să pornești proiecte noi.
Detalii și înscrieri se pot face pe site-ul www.topday.ro sau la telefon 0770.996.502.

Sursa: Reea

Daniela Ferenczi (2012-05-15 12:33:02)
Multumim pentru sprijin sunteti primii care au postat despre conferinta http://www.topday.ro

Daniel Attila Tovisi (2012-05-15 16:12:28)
E vorba de Dobó Mátyás (alias Doransky), nu Dobos Matyas
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1.5.48 Peninsula 2012 - între 23 și 26 august (2012-05-15 12:36)

Ediţia cu numărul zece a celui mai mare festival din România îşi va primi fanii între 23 şi
26 august, la Târgu Mureş, în locaţia binecunoscută de pe malul Mureşului, însă cu o surpriză
de proporţii: Peninsula sărbătoreşte schimbarea de prefix cu bilete la jumătate de preţ!

Pentru a petrece patru zile de neuitat alături de formaţiile preferate şi cei mai renumiţi DJ-ii
din lume peninsularii vor plăti doar 100 de lei, iar pentru un bilet de o zi, doar 40 de lei.
Vânzarea biletelor începe pe 15 mai în reţeaua Eventim, respectiv pe site-ul www.eventim.ro
. Oferta este valabilă până pe 1 august, când preţul abonamentelor devine 140 de lei, iar cel
al biletului de o zi, 60 de lei – aceste preţuri vor fi valabile şi în timpul desfăşurării festivalului.
„Ne-am dori să sărbătorim cea de a zecea ediţie a Festivalului Peninsula cu cei care ne-au fost
alături la petreceri şi la ediţiile precedente ale celui mai mare eveniment din Ardeal. Acesta
este motivul pentru care am decis să fixăm preţuri accesibile pentru toate buzunarele: nu
vrem ca eventuale greutăţi financiare să împiedice peninsularii să ne fie alături la această
ediţie specială. Fanilor noştri le transmitem că vor putea revedea pe scena Peninsula anul
acesta staruri de la ediţiile trecute care au făcut să răsune Valea Mureşului de bună voie şi
distracţie!” a declarat Bodor László, directorul Festivalului Peninsula. „Reducerea preţului la
bilete nu înseamnă, sub nicio formă, o scădere a calităţii evenimentului. Şi anul acesta vom
avea invitaţi de renume internaţional, dar şi artişti de valoare din România şi Ungaria, alături
de o serie de programe non-muzicale” – a mai adăugat directorul evenimentului.

Printre starurile care se întorc la Peninsula se numără şi André Tanneberger, aka ATB, din
Germania, cunoscut drept unul din giganţii genului trance. ATB a fost responsabil, în trecut,
de două petreceri neîncăpătoare în Arena Peninsulei. Setul germanului Josh Gallahan va întări
oferta excelentă de muzică electronică din acest an.

Şi francezii Babylon Circus se întorc să cânte pentru fanii celui mai mare festival din România,
colectivul de reggae-ska format din zece persoane susţinând unul din concertele de top ale
ediţiei din 2010.

Din Germania mai soseşte la Peninsula selecţionata internaţională immigrantski raggamuffin,
Rotfront. Trupa, formată din imigranţi şi inspirată din viaţa lor a ales să savureze armonia
convieţuirii dintre etnii, devenind, în scurt timp de la înfiinţare, sufletul petrecerilor din
cluburile berlineze, datorită muzicii live energizante pe care o produc.

O trupă cult a underground-ului internaţional va fi invitata Peninsula anul acesta. Este vorba de
New Model Army. Britanicii se numără, încă din 1980, printre cele mai interesante formaţii,
deoarece, deşi se încadrează uneori la punk modern, de multe ori, piesele lor surclasează
vreun stil anume.

Cele mai proaspete informaţii despre cea de a zecea ediţie a Festivalului Peninsula le puteţi
găsi şi anul acesta pe pagina oficială [1]www.peninsula.ro, precum şi pe pagina de Facebook
a evenimentului.

1. http://www.peninsula.ro/
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1.5.49 Festivalul de teatru de la Sibiu vine în Mureș (2012-05-15 13:43)

[1] Cinci spectacole aparţinând unor companii din Franţa, Italia, Polonia, Taiwan şi Coreea
de Sud, invitate la Festivalul Internaţional de Teatru de la Sibiu, se vor juca şi la Târgu Mureş
în cadrul Festivalului ContectACT din programul Zilelor Târgumureşene.Directorul general al
Teatrului Naţional din Târgu Mureş, Attila Gasparik, şi directorul Companiei ’Liviu Rebreanu’
din cadrul teatrului, Alina Nelega, au anunţat, marţi, într-o conferinţă de presă că Festivalul de
Teatru ConectACT va fi organizat în perioada 26 mai - 1 iunie şi va cuprinde atât spectacole în
aer liber, cât şi în sală.

Potrivit Alinei Nelega, ConectACT va fi organizat de Teatrul Naţional în colaborare cu Festivalul
Internaţional de Teatru de la Sibiu şi Primăria Târgu Mureş şi va fi un eveniment teatral care
va aduce în acest municipiu cinci spectacole internaţionale de mare anvergură, trei în aer
liber şi două în sală, la care participă cinci trupe de teatru din Franţa, Polonia, Italia, Taiwan şi
Coreea de Sud. Cu această ocazie, iubitorii de teatru vor putea urmări, începând din 26 mai,
The Fairies şi Brasilian Show în Piaţa Teatrului, pe 27 mai tot în Piaţa Teatrului vor putea urmări
’Salto mortale’ aparţinând Teatr Strefa Ciszy din Poznan (Polonia), apoi pe 29 mai, la Teatrul
Naţional din Târgu Mureş va fi prezentat spectacolul ’Woyzeck’ aparţinând Sadari Movement
Laboratory din Seul (Coreea de Sud).

Pe 1 iunie, la Sala Mare a Teatrului Naţional Târgu Mureş va fi prezentat spectacolul ’King
Lear’ de către Contemporary Legend Theatre din Taipei (Taiwan). Directorul Teatrului Naţional
din Târgu Mureş, Attila Gasparik, a arătat că cele cinci spectacole invitate sunt o premieră
pentru Târgu Mureş, care ’are parte de o bucăţică de artă teatrală internaţională’. ’Dacă noi
nu performam în acest an - au venit la spectacolele noastre din Bucureşti, Sibiu, de peste
hotare - nu ne luau ca parteneri, sunt mulţi care îşi doresc ConectACT’, a subliniat Gasparik.

Primarul din Târgu Mureş, Dorin Florea, a arătat în cadrul aceleiaşi conferinţe de presă, că
municipalitatea încurajează mişcarea culturală din oraş şi că pentru dezvoltarea acesteia pune
la dispoziţie toate locurile amenajate în acest scop, Casa de Cultură ’Mihai Eminescu’, Teatrul
de Vară, cinematograful Arta şi bastioanele Cetăţii. ’Dumneavoastră (oamenii de cultură - n.r.)
decideţi, noi decontăm’, a arătat primarul.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/gasparik-attila.jpg
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1.5.50 Atenție, ITM crește numărul controalelor (2012-05-15 15:42)

Şeful Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş, Andrei Mureşan, a anunţat marţi,
într-o conferinţă de presă, că instituţia a intensificat controalele pe linie de sănătate şi
securitate în muncă, după ce numai în luna aprilie s-au înregistrat 15 accidente de muncă,
soldate cu doi morţi şi 13 cazuri de incapacitate temporară de muncă. ’În luna aprilie am avut
15 accidente de muncă, soldate cu doi morţi. Anul trecut la nivel de întreg anul am avut opt
accidente mortale, iar acum avem deja şase şi nu suntem la jumătatea anului. Iar astea sunt
semnale de alarmă. Am dispus să intrăm un pic mai dur pe aceste segmente pentru că toate
se întâmplă din acel sentiment de siguranţă pe care ţi-l dă experienţa în câmpul muncii. Cum
s-a întâmplat săptămâna trecută, când am avut un accident stupid, un angajat strivit de roţile
unui trailer. Omul a fost atât de sigur pe experienţa pe care o are în câmpul muncii încât a
neglijat cele mai elementare mijloace de a se proteja. Astea sunt motivele pentru care vreau
să intrăm un pic mai dur în control. Asta nu înseamnă că până acum nu ne-am făcut treaba’,
a declarat Mureşan.

În paralel cu aceste controale, ITM Mureş va iniţia şi o campanie amplă de informare pe linie
de sănătate şi securitate în muncă cu toţi angajatorii şi, dacă va fi cazul, va organiza întâlniri
în toate oraşele din judeţ. Mureşan a precizat că toate accidentele din luna aprilie sunt în faza
de cercetare, însă există aproape în toate un numitor comun: încrederea falsă pe care o au
unii angajaţi, fapt ce le adoarme vigilenţa. ’Cel mai mare pericol este încrederea falsă pe care
o are un angajat datorită experienţei anilor din spate. Când ai 20-30 de ani de activitate şi nu
ţi s-a întâmplat nimic eşti convins că nimic nu te dărâmă şi e vorba de fracţiuni de secundă să
se întâmple ceva’, a arătat şeful ITM Mureş.

Andrei Mureşan a mai spus că datorită intransigenţei inspectorilor săi, peste 5.000 de persoane
nu se mai regăsesc în ’economia neagră’, întrucât figurează în registrele de zilieri şi că acesta
este unul dintre motivele pentru care ITM Mureş este printre instituţiile bine clasate la nivel
naţional. ’Au fost achiziţionate şapte registre de zilieri şi au fost depuse registre de zilieri de
la 54 de societăţi, cumulând în total 5.095 de poziţii, care nu se mai regăsesc în economia
neagră. Acesta este rezultatul direct al acţiunilor de control pe care le facem. Am avut
plăcerea de a fi informaţi de forurile noastre superioare că la nivelul lunii aprilie ITM Mureş s-a
aflat pe locul I la nivel naţional în ceea ce priveşte combaterea muncii la negru şi a evaziunii
fiscale, iar pe primul trimestru al anului, pe locul III, la nivel naţional. Iar un prilej pentru care
ţin să le mulţumesc colegilor mei, care sunt cu mult sub grila de personal, în sensul că suntem
cu 15 mai puţini decât ar trebui să fim în mod normal. Cu eforturile comune ale colegilor
reuşim să ţinem ştacheta sus’, a subliniat Andrei Mureşan.

AGERPRES

1.5.51 Mircea Rusu judecat pentru abuz în serviciu (2012-05-16 08:45)

[1] Primarul comunei Band, Mircea Rus, cunoscut în lumea artistică drept Mircea Rusu Band,
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a fost trimis în judecată de Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureş pentru 13 infracţiuni de abuz
în serviciu contra intereselor publice. ’Procurori ai Parchetului de pe lângă Tribunalul Mureş
au dispus, prin rechizitoriu, punerea în mişcare a acţiunii penale şi trimiterea în judecată a
inculpaţilor Rus Mircea pentru săvârşirea a 13 infracţiuni de abuz în serviciu contra intereselor
publice, Rus Adrian Valeriu, pentru săvârşirea a cinci infracţiuni de abuz în serviciu contra
intereselor publice, Gabor Rupi pentru săvârşirea a două infracţiuni de evaziune fiscală şi a
unei infracţiuni de fals în înscrisuri sub semnătură privată, şi Gabor Matei pentru săvârşirea
unei infracţiuni evaziune fiscală’, a anunţat miercuri, purtătorul de cuvânt al Parchetul de pe
lângă Tribunalul Mureş, procurorul Angela Barbu, într-un comunicat de presă.

Potrivit documentului, inculpatul Mircea Rus, în calitate de primar al comunei Band, şi in-
culpatul Adrian Valeriu Rus, în calitate de angajat al Primăriei comunei Band ca şi referent
achiziţii publice, ’şi-au îndeplinit în mod defectuos atribuţiile de serviciu, cauzând prin aceasta
prejudicii instituţiei publice, totodată obţinând pentru sine şi pentru altul de avantaje patri-
moniale’. Parchetul a constatat că inculpatul Gabor Rupi, în calitate de administrator ar SC
Vultur Construct SRL, a omis evidenţierea în contabilitatea societăţii a două facturi emise
către Primăria comunei Band în valoare totală de 254.869 lei, în scopul de a se sustrage de la
îndeplinirea obligaţiilor fiscale, şi totodată a evidenţiat în contabilitatea aceleaşi societăţi, în
realizarea aceluiaşi scop, 98 de facturi care nu aveau la bază operaţiuni reale, în valoare totală
de 150.754 lei, cauzând prin aceasta un prejudiciu bugetului de stat în cuantum de 156.383 lei.

În privinţa inculpatului Gabor Matei, Parchetul a arătat că acesta, în calitate de administrator
al A.F.Gabor R. Matei, a omis evidenţierea în contabilitatea societăţii a unei facturi emise către
Primăria comunei Band în valoare de 41.885 lei, în scopul de a se sustrage de la îndeplinirea
obligaţiilor fiscale, cauzând prin aceasta un prejudiciu bugetului de stat în cuantum de 6.702
lei. Dosarul a fost înaintat spre competentă soluţionare, Tribunalului Mureş. Primarul comunei
Band, Mircea Rus, cunoscut în lumea artistică drept Mircea Rusu Band, a fost trimis în judecată
de Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureş pentru 13 infracţiuni de abuz în serviciu contra
intereselor publice.

’Procurori ai Parchetului de pe lângă Tribunalul Mureş au dispus, prin rechizitoriu, punerea în
mişcare a acţiunii penale şi trimiterea în judecată a inculpaţilor Rus Mircea pentru săvârşirea
a 13 infracţiuni de abuz în serviciu contra intereselor publice, Rus Adrian Valeriu, pentru
săvârşirea a cinci infracţiuni de abuz în serviciu contra intereselor publice, Gabor Rupi pentru
săvârşirea a două infracţiuni de evaziune fiscală şi a unei infracţiuni de fals în înscrisuri
sub semnătură privată, şi Gabor Matei pentru săvârşirea unei infracţiuni evaziune fiscală’, a
anunţat miercuri, purtătorul de cuvânt al Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureş, procurorul
Angela Barbu, într-un comunicat de presă.

Potrivit documentului, inculpatul Mircea Rus, în calitate de primar al comunei Band, şi in-
culpatul Adrian Valeriu Rus, în calitate de angajat al Primăriei comunei Band ca şi referent
achiziţii publice, ’şi-au îndeplinit în mod defectuos atribuţiile de serviciu, cauzând prin aceasta
prejudicii instituţiei publice, totodată obţinând pentru sine şi pentru altul de avantaje patrimo-
niale’.

Parchetul a constatat că inculpatul Gabor Rupi, în calitate de administrator ar SC Vultur
Construct SRL, a omis evidenţierea în contabilitatea societăţii a două facturi emise către
Primăria comunei Band în valoare totală de 254.869 lei, în scopul de a se sustrage de la
îndeplinirea obligaţiilor fiscale, şi totodată a evidenţiat în contabilitatea aceleaşi societăţi, în
666 ©2024 www.punctul.ro



1.5. MAY BlogBook

realizarea aceluiaşi scop, 98 de facturi care nu aveau la bază operaţiuni reale, în valoare totală
de 150.754 lei, cauzând prin aceasta un prejudiciu bugetului de stat în cuantum de 156.383 lei.

În privinţa inculpatului Gabor Matei, Parchetul a arătat că acesta, în calitate de adminis-
trator al A.F.Gabor R. Matei, a omis evidenţierea în contabilitatea societăţii a unei facturi
emise către Primăria comunei Band în valoare de 41.885 lei, în scopul de a se sustrage
de la îndeplinirea obligaţiilor fiscale, cauzând prin aceasta un prejudiciu bugetului de stat în
cuantum de 6.702 lei. Dosarul a fost înaintat spre competentă soluţionare, Tribunalului Mureş.

Mircea Rus este candidat pentru un nou mandat la conducerea comunei Band, din partea
Uniunii Social Liberale.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/mircea-rusu.jpg

Zoltan (2012-05-17 05:15:38)
Totusi nu inteleg atunci de ce usl il mai lasa sa candideze tinand cont ca acest primar a furat cat a putut.

rico (2012-05-17 07:40:29)
cum apar astea in campanii electorale:)) astia chiar ne cred prosti. se judeca si va fi achitat ca in toate
dosarele a caror singura menire este discreditarea, distrugerea imaginii. cine stie pe cine o fi deranjat
cantaretu’

1.5.52 Conducere nouă la Prefectură, în definitivare (2012-05-16 10:07)

Guvernul României a decis încetarea mandatului de subprefect a lui Mureș Bárczi Gyözö.
În comunicarea oficială se precizează doar că „Executivul a adoptat în şedinţa de Guvern din
8 mai 2012 o serie de hotărări de Guvern privind încetarea exercitării, cu caracter temporar
sau definitiv, a unor funcţii publice de prefect sau subprefect, precum şi numiri, cu caracter
temporar, în aceste funcţii publice”.

În locul lui încă n-a fost numit oficial un nou subprefect, însă deputatul Ciprian Dobre, care
este și liderul PNL Mureș a precizat la o emisiune la Realitatea TV Tîrgu-Mureș, că în locul
rămas liber va fi numit Manuel Butiulcă, cel care până acum deținea funcția de purtător de
cuvânt la Casa Județeană de Asigurări de Sănătate.

Potrivit surselor noastre, în urma negocierilor din interiorul USL Mureș, postul de subprefect
este deținut de PNL, în timp ce postul de prefect va fi în portofoliul PSD. Pentru acesta din
urmă, la negocieri cel mai bine plasat pare să fie chiar liderul PSD Mureș Alexandru Petru
Frătean. Actualul prefect în exercițiu, fostul șef al Poliției Comunitare Valentin Bretfelean a fost
demis de premierul Victor Ponta, însă potrivit declarațiilor lui Bretfelean, comunicare oficială
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încă nu a venit.

C.H.

1.5.53 Marcel Iureș vine sâmbătă la Tîrgu-Mureș (2012-05-16 10:17)

Unul din cei mai cunoscuți actori români, Marcel Iureș va fi prezent sâmbătă la o întâlnire
cu publicul mureșean. Acesta va onora invitația de a participa la proiecția de gală a filmului
„Tatăl fantomă”, care va avea loc sâmbătă 19 mai, de la ora 17:00 la Cinema Arta. Alături de
Marcel Iureș vor fi și alți membri din echipa regizorului Lucian Georgescu, cel care a regizat
pelicula.

Pe scurt, subiectul filmului tratează aventura profesorului american Robert Traum (interpretat
de Marcel Iureș), care își ia un concediu de un an. Renunțând la un prezent lipsit de surprize,
acesta decide să îmbrățișeze o aventură ce are strânsă legătură cu trecutul său.

C.H.

1.5.54 S-au pus în vânzare biletele pentrumeciul FCM de joi (2012-05-16 10:27)

Biletele de intrare pentru partida FCMunicipal - Ceahlăul Piatra Neamţ s-au pus deja în vânzare
la casa de bilete a Stadionului Trans-Sil şi la Magazin Suporter FCM. Preţul unui bilet este de 5
lei, intrarea generală. Partida dintre FCM și Ceahlăul se va disputa joi, 17 mai, de la ora 17.00,
pe stadionul Trans-Sil.

Programul de vânzare al biletelor este următorul:

Stadionul Trans-Sil Marţi, Miercuri, 16 mai: 16.00 - 19.00 Joi, 17 mai: 13.00 - 15.00
Magazin Suporter FCM, Miercuri, 16 mai: 11.00 - 18.00 Joi, 17 mai: 11.00 - 15.00

Sursa: FCM
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1.5.55 Festivalul Luminii 2012, sâmbătă, la Platou (2012-05-16 11:23)

A patra ediție a Festivalului Luminii de la Tîrgu-Mureș, va avea loc sâmbătă seara, de la
ora 21:00, la Paltoul Cornești. În organizarea cercetașilor mureșeni, festivalul este potrivit
acestora „un spaţiu de manifestare artistică a tinerelor talente, o atmosferă creată timp de 2
ore, o idee, zeci de mii de lumânări”.

La el sunt așteptați să participe copiii, tineri şi adulţi, voluntari de toate vârstele, membri
ai Organizaţiei Naţionale "Cercetaşii României". Marea majoritate a cercetaşilor implicaţi în
desfăşurarea acestui eveniment sunt tineri sub 18 ani, organizaţi în echipe, pentru fiecare
locaţie, sub îndrumarea şi coordonarea adulţilor, lideri în cadrul organizaţiei de voluntariat.

La [1]evenimentul creat pe rețeaua de socializare Facebook, deja peste 450 de mureșeni și-au
anunțat prezența. Tot acolo puteți găsi link-uri unde puteți vizualiza fotografii de la edițiile
trecute.

C.H.

1. https://www.facebook.com/events/270275976389679/

Bogdan Pater (2012-05-17 16:53:01)
Mulțumim de sprijin!

1.5.56 Noaptea muzeelor se lasă cu petrecere (2012-05-16 11:33)

Expoziţia ’Gepizii - războinici şi artizani’ va putea vizitată în cadrul celei de-a şaptea ediţii a
Nopţii Muzeelor, în Cetatea din Târgu Mureş, a anunţat miercuri, într-o conferinţă de presă,
Zoltan Soos, directorul Muzeului Judeţean Mureş. ’Această expoziţie este o colaborare între
patru instituţii, este itinerantă, în mai multe judeţe din ţară şi se referă la cultura materială
şi la ce s-a găsit din gepizii care locuiau în Transilvania sau aveau centrul în Transilvania în
secolele 6-7 şi mai ales sunt binecunoscuţi pe baza operelor de bijuterii pe care le-au realizat.
Este vorba de fibule, fibula este de provenienţă romană, dar ei au modificat foarte mult
această modă şi au făcut nişte obiecte de artă din ele. Recomandăm tuturor mureşenilor să
vină să vadă în lunile următoare această expoziţie în Cetatea din Târgu Mureş, deoarece sunt
piese inedite, sunt multe piese originale, din argint şi aur confecţionate, majoritatea lor’, a
spus Soos.

Sâmbătă, 19 mai, cu ocazia Nopții muzeelor, participanții sunt așteptați și la o petrecere care
va avea loc în aer liber. Aceasta va avea loc la Cetatea Medievală, în fața clădirii muzeului,
începând cu ora 22:00. Vor pune muzică DJ de la Cluj Missile și Goranga, iar finalul va fi
asigurat de târgumureșeanul DJ Sauce. Mai multe detalii puteți obține pe pagina de Facebook
a evenimentului, accesabilă [1]aici.
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1. https://www.facebook.com/events/377011772334946/377538095615647/?notif_t=plan_mall_activity

1.5.57 Programul Festivalului Filmului European (2012-05-16 11:46)

Între 17 și 20 mai, la Teatrul National - Sala Mică, are loc Festivalul Filmului European.

Programul acestuia este următorul:

Joi 17 mai – Seară de Gală

19:00 Băiatul cu bicicleta – Jean Pierre şi Luc Dardenne / Belgia / 2011 / 94’
21:00 Pe chei – Gerard Hurley / Irlanda / 2011 / 89’

Vineri 18 mai

17:00 LOVERBOY – Cătălin Mitulescu / România / 2011 / 94’
19:00 Sandman – Peter Luisi / Elveția / 2011 / 88’
20:30 Regele de pe Insula Diavolului – Marius Holst / Norvegia / 2010 / 115’

Sâmbătă 19 mai

17:00 East Side Stories – Ungaria / 2010 / 90’
18:30 Negru, maro, alb – Erwin Wagenhofer / Austria / 2011 / 106’
20:30 Zăpezile de pe Kilimanjaro – Robert Guédiguian / Franţa / 2011 / 107’

Duminică 20 mai

16:30 Superclasico – Ole Christian Madsen / Danemarca / 2011 / 99’
18:30 Blocaj – Darragh Byrne / Irlanda / 2011 / 94’
20:30 Până şi ploaia – Icíar Bollaín / Spania / 2010 / 103’

1.5.58 Ambasadorul Ungariei caută candidații la Primărie (2012-05-16 13:46)

Ambasadorul Ungariei la Bucureşti, Oszkar Fuzesi, şi consulul general al Ungariei la
Miercurea Ciuc, Zsigmond Barna Pal, se află miercuri la Târgu Mureş pentru a avea întrevederi
cu aproape toţi candidaţii la Primăria municipiului, excepţie făcând candidatul USL, Cornel
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Brişcaru, care a motivat că este ocupat. Potrivit ambasadorului, până la orele amiezii s-a
întâlnit cu candidatul independent Smaranda Enache, cu candidatul Alianţei pentru Mureş, dr.
Dorin Florea, actualul primar, şi cu Benedek Imre, candidatul Partidului Civic Maghiar, urmând
ca în cursul după amiezii să aibă o întrevedere cu senatorul Gyorgy Frunda, candidatul UDMR.
’Aş vrea să mulţumesc domnului primar (Dorin Florea - n.r.) pentru amabilitate. Aproape de
fiecare dată când sunt la Târgu Mureş fac o vizită la Primărie. Avem o relaţie foarte strânsă
şi o relaţie bazată pe încredere cu domnul primar. Bineînţeles că eu nu pot să mă amestec
în treburile interne şi cele legate de alegeri, dar a fost foarte important pentru mine să mă
informez asupra planurilor şi viziunilor domnului primar’, a arătat ambasadorul.

Întrebat dacă vizita sa la Târgu Mureş are vreo legătură cu mesajul premierului Ungariei, Viktor
Orban, referitor la faptul că maghiarii ar trebui să fie uniţi în această perioadă, diplomatul a
arătat că ’mereu a fost politica şi atitudinea Guvernului Ungariei că maghiarii din România
trebuie să aibă o cooperare şi o unitate democratică’. Oszkar Fuzesi a apreciat că mesajul
premierului nu este unul ’concret’, ci ’este un mesaj de principiu, un mesaj de concepţie’.
În privinţa unităţii comunităţii maghiare din Târgu Mureş, care are trei candidaţi la primărie,
ambasadorul a subliniat că va discuta acest aspect cu candidaţii maghiari, dar că ’acest lucru
depinde de comunitatea maghiară din Târgu Mureş, eu nu am dreptul, nici măcar intenţia de
a mă amesteca în treburile interne ale maghiarilor’. ’Eu nu am nici dreptul, nici intenţia de a
mă amesteca în treburile interne’, a arătat diplomatul, precizând că treaba lui este de a se
informa şi că maghiarii de aici sunt independenţi şi autonomi şi nu pot fi influenţaţi în deciziile
lor.

AGERPRES

1.5.59 Oszkar Fuzesi: „Nyiro Jozsef nu a fost antisemit” (2012-05-16 13:54)

Ambasadorul Ungariei la Bucureşti, Oszkar Fuzesi, a declarat presei, miercuri, la Târgu
Mureş, că există dovezi potrivit cărora scriitorul Nyiro Jozsef, care va fi reînhumat la Odorheiu
Secuiesc în 27 aprilie, cu sprijinul Parlamentului Ungariei, nu a fost nici antiromân, nici
antisemit. ’A fost un proces dificil şi complicat, Nyiro a fost înmormântat în Spania (...) Şi tatăl
meu a fost un apropiat al regimului Horthy, pentru că viaţa lui a fost în timpul lui Horthy, eu
nu pot să schimb acest lucru. Dacă întrebarea este dacă Nyiro a fost antiromân sau antisemit,
nu. Avem dovezi că nu a fost nici antiromân, nici antisemit’, a afirmat ambasadorul Ungariei,
răspunzând astfel întrebării de ce statul ungar se implică în acest demers în privinţa unei
persoane controversate şi mai ales în timpul campaniei electorale.

În parcul central al municipiului Odorheiu Secuiesc, de mai mulţi ani există un bust al lui Nyiro
Jozsef, iar în judeţul Harghita o şcoală poartă numele scriitorului, se mai arată în comunicat.
”FCRCHM consideră că încercarea de reabilitare a lui Nyiro Jozsef sub pretextul unei comemo-
rări, precum aceea programată să se desfăşoare la Şumuleu şi Odorheiu Secuiesc tocmai de
sărbătoarea creştină a Rusaliilor, este profund imorală şi periculoasă politic prin încercarea
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de promovare a antivalorilor naţional-socialismului hungarist. Nu ne interesează dacă Nyiro
Jozsef a fost sau nu condamnat de vreo instanţă din Ungaria sau de aiurea, pentru că el este
condamnat pe veci de istorie!”, se arată în comunicatul semnat de preşedintele executiv al
FCRCHM, Dorin Suciu.

Potrivit documentului, FCRCHM solicită guvernului român să-şi intre în atribuţii, să ”stopeze
disoluţia autorităţii statului român, şi să anuleze denumirile şcolilor din România care poartă
numele acestui personaj de tristă amintire” şi ”să limiteze intenţiile de manifestare ale
unor acţiuni de esenţă antidemocratică doar în spaţiul ei naţional şi să nu implice în aceste
demersuri şi România”.

AGERPRES

Voter (2012-05-20 17:17:31)
FOTO DOCUMENTE. Centrul European de Studii Covasna – Harghita: Nyiro Jozsef – vinovat de
propagandă de război fascist şi de antisemitism http://www.dantanasa.ro/2012/05/20/foto-documente-
centrul-european-de-studii-co vasna-harghita-nyiro-jozsef-vinovat-de-propaganda-de-razboi-fascist-si-
de-antis emitism/

1.5.60 Apostu rămâne în arest la Tîrgu-Mureș (2012-05-16 15:02)

Curtea de Apel Târgu Mureş a respins, miercuri, cererea de înlocuire a măsurii arestului
preventiv cu măsura preventivă a obligării de a nu părăsi localitatea în cazul fostului primar
din Cluj-Napoca, Sorin Apostu, judecat pentru acte de corupţie.

Cererea respectivă a fost depusă de avocatul lui Sorin Apostu la termenul de judecată din 14
mai. Instanţa a respins, miercuri, ca nefondată şi cererea formulată de inculpatul Stoia Călin
Mihai, prin apărătorul său ales, de a se modifica una dintre obligaţiile instituite în sarcina sa
prin decizia nr. 1172/13.04.2012 a Secţiei penale a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie, respectiv
de a i se permite a comunica cu martorii audiaţi deja de instanţă la termenul de judecată
din 14 mai. Sorin Apostu are drept de recurs în 24 de ore de la comunicarea hotărârii instanţei.

În dosarul de corupţie, alături de fostul primar al municipiului Cluj-Napoca, Sorin Apostu, au
fost trimişi în judecată omul de afaceri Călin Mihai Stoia, Monica Undina Apostu, soţia fostului
primar, şi Aspazia Droniuc, care are şi calitatea de denunţător. Dintre cei patru inculpaţi doar
Sorin Apostu mai este în arest preventiv, întrucât Călin Mihai Stoia a fost eliberat înainte de
Paşte, în urma unei decizii a Înaltei Curţi de Casaţie şi Justiţie. Dosarul nr. 1767/33/2011 a
fost strămutat de la Curtea de Apel Cluj, iar în acesta cei patru sunt trimişi în judecată pentru
infracţiuni de corupţie, printre care dare de mită, spălare de bani, fals intelectual.

AGERPRES
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1.5.61 Crin Antonescu vine la lansarea candidaților USL (2012-05-17 06:54)

Cornel Brișcaru și Ciprian Dobre își vor lansa oficial candidaturile pentru funcțiile de primar
al municipiului Tîrgu-Mureș, respectiv președinte al Consiliului Județean Mureș. Alături de ei se
vor lansa oficial și ceilalți candidați ai Uniunii Social Liberale din județul Mureș. La eveniment
este așteptat să participe și liderul PNL Crin Antonescu, totodată co-președinte al USL.

Evenimentul este programat să aibă loc vineri, 18 mai, la Sala Mare a Palatulului Culturii,
începând cu ora 13:00.

C.H.

1.5.62 Concert de cover-uri, joi, în Old City Pub (2012-05-17 07:03)

Astăzi, 17 mai, de la ora 22:00, Old City Pub găzduiește concertul formației clujene
Incognito. Trupa cântă de obicei la party-uri private, cover-uri după piese de mai multe
genuri muzicale. Detalii despre concert vă sunt oferite de [1]Outinmures.ro, la articolul
dedicat evenimentului, pe care-l puteți accesa [2]aici.

1. http://outinmures.ro/
2. http://outinmures.ro/concert-incognito-joi-17-mai/

1.5.63 Azo: 10 mil. euro profit în primul trimestru din 2012 (2012-05-17 09:13)

Combinatul chimic Azomureș din Tîrgu-Mureș a raportat un profit peste peste 10 milioane
de euro în primul trimestru al lui 2012, în creștere cu aproape 400.000 de euro față de perioada
similară a anului trecut. Și mai impresionantă este creșterea cu 47 % a capitalului propriu.
Potrivit comunicării oficiale către Comisia Națională de Valori Mobiliare, motivul este „Creșterea
rezultatului raportat cu 255,86 % urmare a hotărârii AGA din 27 aprilie 2011 care a aprobat
ca profitul net aferent exercițiului financiar 2010, în sumă de 153.958.847 lei să rămână la
dispoziția societății ca profit nerepartizat urmând ca AGA să decidă asupra destinației acestuia
la o dată ulterioară. O altă influență majoră este preluarea la rezultatul raportat în trimestrul
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I 2012 a profitului net din anul precedent (2011) până la hotărârea AGA a destinației acestuia”.

Asta înseamnă că nici în 2011 și nici în 2012 combinatul nu a împărțit acționarilor profiturile
record înregistrare de către societate acum doi ani, respectiv anul trecut, ci preferă să amâne
decizia. Combinatul are în plan ca anul acesta să investească în retehnologizare o sumă de
aproape 9 milioane de euro, însă până acum cheltuielile de capital n-au trecut de 5.000 de
euro.

C.H.

1.5.64 Investiții finalizate la Spitalul din Tîrnăveni (2012-05-17 09:22)

Vineri, 18 mai 2012, de la ora 11.00, preşedintele CJ Lokodi Edita-Emőke inaugurează trei
secţii modernizate în cadrul Spitalului Municipal „Gh. Marinescu” din Târnăveni. Acestea sunt:
Secţia de Terapie Intensivă, Laboratorul de Imagistică şi Radiologie şi Laboratorul medical. Tot
mâine va avea loc inaugurarea Secţiei de Terapie Ocupaţională.

Lucrările de modernizare au fost executate din fonduri alocate de către Ministerul Sănătăţii şi
Consiliul Judeţean Mureş.

C.H.

1.5.65 Porți deschise la Univ. Babes Bolyai din Cluj (2012-05-17 12:33)

Toate cele 21 de facultăţi ale Universităţii Babeş-Bolyai (UBB) îşi vor prezenta ofertele edu-
caţionale pentru anul de studii 2012-2013, vineri şi sâmbătă, în Foaierul Casei Universitarilor,
cu prilejul ’Zilelor porţilor deschise’ organizate de instituţia clujeană de învăţământ superior.
Evenimentul va reuni cadre didactice, absolvenţi ai UBB, precum şi elevi din învăţământul
preuniversitar, care se pregătesc pentru susţinerea examenului de Bacalaureat şi admiterea
la facultate.

Pentru anul de studii 2012-2013, UBB propune câteva specializări noi, la nivelul licenţă.
La Facultatea de Educaţie Fizică şi Sport este în curs de acreditare specializarea ’Sport şi
performanţă motrică’, iar la Facultatea de Istorie şi Filosofie - specializarea ’Turism cultural’.
Agenţia Română de Asigurare a Calităţii în Învăţământul Superior (ARACIS) a aprobat o cifră
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de şcolarizare de 50 de studenţi, la noua specializare de la Facultatea de Ştiinţe Politice,
Administrative şi ale Comunicării - ’Servicii şi politici de sănătate publică’.

Pe de altă parte, din acest an, Facultatea de Litere nu va mai organiza admitere pentru studii
la distanţă. La UBB din Cluj-Napoca, înscrierile pentru prima sesiune de admitere, din luna
iulie, se vor desfăşura diferenţiat, la fiecare facultate, începând din 9 iulie.

AGERPRES

1.5.66 UMF provoacă elevii la Open Gates (2012-05-17 12:44)

Universitatea de Medicină și Farmacie Tîrgu-Mureș organizează astăzi și mâine (17-18

mai) un eveniment de tip „ziua porților deschise”, denumit aici Open Gates UMF Tîrgu-Mureș.

Evenimentul este menit să familiarizeze elevii de clasa a doisprezecea care vor promova anul

acesta examenul de bacalaureat cu posibila carieră de student la medicină. Programul include

mini-cursuri și lucrări practice la care cei interesați pot lua parte gratuit. Programul acestora

este următorul:

10:00 CURSURI

• PREZENTAREA UNIVERSITĂȚII (20’)

• CURS DE MEDICINĂ INTERNĂ (20’)

• CURS DE MEDICINĂ DENTARĂ (20’)

• CURS DE FARMACIE (20’)

12:00 LUCRĂRI PRACTICE
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• VIZITAREA LABORATOARELOR,

• A MUZEULUI DE ANATOMIE,

• A GRĂDINII BOTANICE ȘI A BAZEI SPORTIVE

14:00 SESIUNE DE EXAMENE

• TEST GRILĂ ”CUM V-A PLACUT?”

• DISCUȚII LIBERE CU ORGANIZATORII

C.H.

1.5.67 Sprijin pentru copiii cu părinți plecați în străinătate (2012-05-17 15:24)

Un număr de 70 de copii care învaţă la Gimnaziul ’Zaharia Boiu’ din Sighişoara şi ai căror
părinţi sunt plecaţi la muncă în străinătate beneficiază de sprijin prin Organizaţia Salvaţi Copiii
pentru a depăşi dificultăţile psihologice inerente. Consilierul şcolar Eva Balint a arătat joi,
într-o conferinţă de presă, că din cei 466 de elevi ai şcolii, 70 de copii (32 de băieţi şi 38 de
fete) beneficiază de acest proiect de suport iniţiat de organizaţia Salvaţi Copiii România după
ce s-a constatat, în urma testării lor, că au probleme emoţionale pe fondul plecării unuia sau
a ambilor părinţi la muncă în străinătate.

Consilierul şcolar a spus că activităţile au început practic în luna noiembrie 2011 şi că până
acum s-a constatat o îmbunătăţire a comportamentului copiilor, în sensul de a socializa şi de
a se implica într-o serie de activităţi şcolare şi extraşcolare. Directorul adjunct al Direcţiei
Generale de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului Mureş, Elida Maria Deak, a precizat în
acelaşi cadru că în judeţ există 656 de copii monitorizaţi care au părinţii plecaţi la muncă în
străinătate şi că în cazul la 13 copii s-au luat măsuri de protecţie. Coordonatorul centrului de
consiliere pentru părinţi al Organizaţiei Salvaţi Copiii, Alina Schenk, a precizat că centrul de la
Sighişoara face parte din cele 16 deschise la nivel naţional şi că acestea sunt incluse într-un
proiect amplu ce se implementează pe parcursul a doi ani.

Potrivit datelor Agenţiei Naţionale de Protecţie a Drepturilor Copilului, în România sunt 83.658
de copii care au unul sau ambii părinţi plecaţi la muncă în străinătate.
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AGERPRES

1.5.68 Judecătoria Reghin - angajat acuzat de proxenetism (2012-05-17 15:31)

[1] Un angajat al Judecătoriei Reghin este acuzat de proxenetism de către procurorii de
la Parchetul de pe lângă Judecătoria Reghin, fiind suspectat că ar fi plasat unor cunoştinţe
11 tinere, dintre care trei minore, pentru sume între 20 şi 200 de lei, începând de anul trecut
până în prezent. Parchetul de pe lângă Judecătoria Reghin a solicitat Judecătoriei Reghin
arestarea preventivă a lui Muntyan Ioan Sorin, personal contractual în cadrul acestei instanţe,
însă solicitarea a fost respinsă, motiv pentru care a fost declarat recurs.

Purtătorul de cuvânt al Parchetului de pe lângă Judecătoria Reghin, Lucia Borda, a precizat că
bărbatul este acuzat de racolarea mai multor femei, pe care le plasa cunoscuţilor contra unor
sume de bani, începând din luna noiembrie 2011. ’Prima sesizare ne-a venit în luna noiembrie
2011, am început cercetările, s-au făcut interceptări din care a rezultat că acesta căuta, racola
femei, pe care le plasa contra cost cunoscuţilor. Sumele percepute variază între 20 şi 200
de lei, dar puteau fi şi alte câştiguri - un plin de benzină sau o masă la restaurant. Activi-
tatea acestuia a avut loc până în ianuarie 2012, victime sunt 11 tinere’, a precizat Lucia Borda.

Curtea de Apel Târgu Mureş a anunţat, joi, într-un comunicat de presă, că Parchetul de pe lângă
Judecătoria Reghin a pus în mişcare acţiunea penală faţă de inculpatul Muntyan Ioan Sorin,
angajat în cadrul Judecătoriei Reghin ca muncitor, făcând parte din categoria personalului
contractual, acuzat de săvârşirea infracţiunii de proxenetism.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/60520366.jpg

1.5.69 FCM bate Ceahlăul acasă cu 4-3 (2012-05-17 16:08)

FC Municipal Tîrgu-Mureș a reușit în această după-amiază să bată Ceahlăul Piatra Neamț
în penultima etapă a Campionatului Național de Fotbal. Pentru gazde a marcat Epaminonda
Nicu în minutul 23, Robert Ilyes în minutul 31, Victor Asaftei în minutul 48 și Apostu în minutul
84. Pentru Ceahlăul au marcat Bojan Golubovic a reușit o triplă, marcând în minutele 67, 72
și 89.
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În acest moment, FCM se află pe locul 15 în campionat, reușind să strângă 35 de puncte, din
8 victorii, 11 remize și, respectiv, 14 înfrângeri.

C.H.

1.5.70 Termen nou pentru candidații la CA Aeroport (2012-05-18 07:54)

Termenul pentru depunerea candidaturilor în cadrul procedurii de selecţie a administratorilor
pentru Consiliul de Administraţie al Regiei Autonome „Aeroportul Transilvania” Tîrgu Mureş, a
fost prelungit, până la data de 25 mai 2012, ora 1500, selecţia candidaţilor urmând să aibă
loc în perioada 26 – 27 mai 2012. O persoană îşi poate depune candidatura pentru un singur
post în cadrul consiliului de administraţie al întreprinderii publice.

Datele privind condiţiile generale şi specifice de participare, criteriile de evaluare, bibliografia
recomandată, etapele de selecţie, documentele necesare depunerii candidaturilor, precum şi
alte informaţii utile legate de posturi pot fi accesate pe site-ul autorităţii www.cjmures.ro la
secţiunea „Anunţuri”, precum şi pe site-ul Regiei Autonome „Aeroportul Transilvania” Tîrgu
Mureş – www.targumuresairport.ro .

1.5.71 Sabău - scuze lui Ilyes pentru cum a fost tratat (2012-05-18 07:59)

Antrenorul echipei FCM Târgu Mureş, Ioan Ovidiu Sabău, a declarat joi, la finalul partidei
cu Ceahlăul Piatra Neamţ, încheiată cu scorul de 4-3, că îi cere scuze lui Robert Ilyeş pentru
modul în care a fost tratat de conducerea clubului, care a găsit de cuviinţă să îl pună pe lista
fotbaliştilor care vor pleca de la echipă. ”Vreau să felicit anumiţi jucători, pe care i-aţi văzut
cum s-au comportat, în principal Ilyeş şi îmi cer scuze dacă alţii n-o fac, pentru că un jucător
care a făcut atâtea pentru campionatul nostru şi să renunţi atât de uşor la el şi să îl facem
atât de mult să sufere când mai sunt 2-3 jocuri. Îmi cer scuze faţă de felul în care ne-am
comportat, mă includ şi eu, pentru că ar fi trebuit să fiu mult mai decis şi să plec, dar am
considerat că e greu să îţi dai demisia de două ori şi atunci a trebuit să accept această situaţie.
Tot respectul pentru ceea ce a făcut pentru fotbal, puţini sunt cei care merită”, a arătat Sabău.

Despre meciul cu Ceahlăul, Sabău s-a arătat mulţumit de modul în care echipa sa a evoluat
în prima repriză, însă s-a arătat contrariat de felul în care jucătorii săi s-au comportat spre
finalul partidei. ”Prima repriză bună, controlată în totalitate, 2-0, a doua repriză înscriem,
3-0, după care orice centrare în careu e gol, ceea ce este inadmisibil, ori neputinţă, ori lipsă
de concentrare, ori relaxare, nu-mi convin astfel de evoluţii, de la foarte bine la foarte prost.
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Acest public trebuie respectat mult mai mult, nu prin declaraţii, ci prin ceea ce facem în teren
fiecare”, a spus antrenorul.

Acesta s-a declarat dezamăgit de modul în care conducerea FCM a decis să se despartă de
cinci jucători şi a subliniat că dacă i se va propune să rămână în continuare o va face, dar va
impune o serie de condiţii. ”Acest oraş merită o echipă în Liga I. Dar, dacă rămân, va fi cu
totul altceva, va fi cu totul altă abordare, total schimbată ... dacă voi rămâne voi pune condiţii,
să avem în primul rând numai oameni care în primul rând ştiu ce înseamnă performanţa. (...)
Am adus jucători de pe DVD, mi s-au dat DVD-uri să aduc jucători, am spus că nu răspund de
ei, dar pe DVD-uri aceştia sunt jucătorii buni. (...) Erau străini care nu s-au acomodat, parte
dintre ei n-au mentalitate, n-au jucat un an-doi sau au jucat într-un an 10-15 meciuri. Asta a
fost situaţia şi am ajuns unde am ajuns. Nici timp n-a fost, au fost pretenţiile mari din partea
conducerii (...). Nu au avut răbdare, pentru că nu se pricep - acesta este cuvântul, nu se
pricep -, n-au experienţă în acest domeniu, foarte mulţi sfătuiţi de unul de altul, cum sunt pe
la toate echipele, foarte mulţi sfătuitori care-şi dau cu părerea”, a susţinut Ioan Ovidiu Sabău.
Sabău a afirmat că mai are încă un joc în acest campionat, că nu ştie dacă se va juca o partidă
de baraj sau dacă FCM mai rămâne în Liga I şi că totul depinde de LPF şi de FRF.

Antrenorul echipei Ceahlăul Piatra Neamţ, Constantin Enache, a declarat la rândul său că
echipa sa este probabil la un nivel scăzut de profesionalism, întrucât nu reuşeşte să se
capaciteze la meciurile importante. ”Am auzit pe hol aici lume fericită că a văzut un joc
frumos, probabil pentru spectatori a fost frumos, pentru mine a fost un joc împărţit în două, un
chin gen inchiziţie în prima repriză şi un joc care ne-a dat speranţe în partea a doua, unde am
fi putut reveni în joc, am fost aproape de a face acest lucru. Părerea mea personală este că
suntem încă la un nivel mai jos de profesionism, pentru că nu reuşim să ne capacităm la nişte
meciuri care nu par cu o motivaţie deosebită, deşi o motivaţie ar fi trebuit să fie cel puţin cea
profesională, pentru jucătorii mei şi pentru noi, deoarece suntem în aceeaşi barcă. Deci ar fi
trebuit să avem o motivaţie profesională, pentru că am venit la fotbal din pasiune, am venit
de mici şi cred că spiritul ăsta nu trebuie să piară. Avem poate o scuză, deşi nu ştiu cât de
solidă este - faptul că matematic eram salvaţi de la retrogradare -, iar această linişte se pare
ca fost negativă pentru echipa mea”, a precizat antrenorul Ceahlăului.

FCM Târgu Mureş a învins, joi, pe teren propriu, cu scorul de 4-3 (2-0), echipa Ceahlăul Piatra
Neamţ, într-un meci din etapa a 33-a a Ligii I.

AGERPRES

1.5.72 Ordinea de zi a ședinței CL de joi, 24 mai (2012-05-18 08:05)

Primarul Dorin Florea a convocat ședința ordinară a Consiliului Local Tîrgu-Mureș pentru joi,
24 mai, la sediul Primăriei Tîrgu-Mureș, începând cu ora 14:00. Ordinea de zi a ședinței este
următoarea:
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1.Proiect de hotărâre privind aprobarea modificării denumirii „bust” în „statuie” a scriitorului
Sütő András aprobat prin H.C.L. nr. 377 din 17 septembrie 2009.

2.Proiect de hotărâre privind aprobarea organizării concursului „Natura pentru viaţă” şi a
Regulamentului de funcţionare a acestuia, precum şi alocarea sumei de 7.500,00 lei pentru
premierea câştigătorilor pe anul 2012.

3.Proiect de hotărâre pentru aprobarea cofinanţării din bugetul local pentru reabilitarea
termică a 29 blocuri de locuinţe din municipiul Tîrgu Mureş.

4.Proiect de hotărâre pentru aprobarea indicatorilor tehnico-economici la investiţia ˝Pod peste
râul Mureş - zona Aleea Carpaţi, Tîrgu Mureş˝.

5.Proiect de hotărâre pentru modificarea HCL 84/13.03.2007 privind aprobarea indicatorilor
tehnico-economici la investiţia ˝ Modernizarea Piaţa Teatrului, Tîrgu Mureş˝.

6.Proiect de hotărâre privind repartizarea unui spaţiu cu destinaţia de sediu în favoarea
Asociaţiei HIFA România.

7.Proiect de hotărâre privind trecerea dreptului de proprietate a unei cote părţi dintr-un
teren în suprafaţă totală de 1855 mp, din Tîrgu Mureş, str. Mărului în proprietatea publică a
Municipiului Tîrgu Mureş de la Chertes Zoltan şi Chertes Adriana Diana.

8.Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren în suprafaţă de 10,60 mp, din Tîrgu Mureş,
str. Szotyori Jozsef în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Matei Demian Ioan.

9.Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 87 din 26 aprilie 2012 referitoare la trecerea
cotei de 32/1900 mp din terenul în suprafaţă totală de 1900 mp, din Tîrgu Mureş, str. Mărului
în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Oprea Vasile şi Oprea Rafila.

10.Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 86 din 26 aprilie 2012 referitoare la
trecerea unui teren în suprafaţă de 42 mp din suprafaţa totală de 1500 mp, din Tîrgu Mureş,
str. Constantin Hagi Stoian în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de la Manisor
Augustin, Manisor Maria, Ciobanu Paul, Ciobanu Lucia Daniela.

11.Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 89 din 26 aprilie 2012 referitoare la trecerea
unui teren în suprafaţă de 69 mp din suprafaţa totală de 5000 mp din Tîrgu Mureş, str. Eden
în proprietatea publică a Municipiului Tîrgu Mureş de Oltean P. Susana.

12.Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului
Tîrgu Mureş şi vânzarea terenului în suprafaţă de 127,69 mp aferent spaţiului comercial situat
în Tîrgu Mureş, Bd. 1848 nr. 15.

13.Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului
Tîrgu Mureş a unui teren situat în Tîrgu Mureş, str. Livezeni nr. 5 precum şi aprobarea vânzării
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prin licitaţie publică a acestuia, către S.C. Sandoz S.R.L., în vederea delimitării proprietăţii prin
amplasarea unui gard.

14.Proiect de hotărâre privind concesionarea directă a terenului în suprafaţă de 180 mp
aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş, către S.C. Sandoz S.R.L., în vederea delimitării
proprietăţii prin amplasarea unui gard.

15.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei necesare organizării licitaţiei publice
deschise pentru concesionare teren P-ţa Teatrului, în vederea edificării a două locaţii pentru
desfăşurarea unor activităţi de alimentaţie publică.

16.Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către Parohia Ortodoxă XVII Belvedere
Tîrgu Mureş a terenului în suprafaţă de 1.700 mp aparţinând Municipiului Tîrgu Mureş.

17.Proiect de hotărâre privind prelungirea duratei Contractului de Asociere nr. 301/30.09.2005
încheiat între Consiliul Local al Municipiului Tîrgu Mureş şi S.C. Contrascom Benţa S.A.

18.Proiect de hotărâre privind acordarea acceptului de înfiinţare a unor consorţii şcolare.

19.Proiect de hotărâre privind aprobarea „Regulamentului de organizare şi funcţionare al
serviciului de salubrizare al municipiului Tîrgu Mureş”.

20.Proiect de hotărâre pentru modificarea art. 1 din HCL nr. 19/26.01.2012 privind aprobarea
efectuării unui schimb de imobile aflate în proprietatea S.C. Energomur S.A. – societate în
faliment cu terenuri din proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş aferente centralelor termice
dezafectate.

21.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic Zonal–
stabilire reglementări urbanistice pentru organizare reţea stradală, dezvoltare infrastructură
edilitară şi reconversie zonă din UTR „CC1z” în UTR„L2az” pentru dezvoltare ansamblu
rezidenţial nou, str. Eden fn”şi a regulamentului local de urbanism aferent beneficiari: Vereş
Marin Alexandru, Vereş Elena, Silivăşan Sergiu Mircea, Bocicor Ioana, Suciu Daniel-Adrian,
Suciu Camelia, Pop Vasile Daniel, Pop Marcela Maria.

22.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic de
Detaliu – studiu de amplasament pentru construire locuinţă individuală D+P+M, str. Posada,
nr.2A” beneficiari Jakab Barna Robert şi Jakab Irma Tunde.

23.Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism ”Plan Urbanistic de
Detaliu - studiu de amplasament pentru construire casă de locuit, str. Eden, f.nr.” beneficiar
Rad Cristina-Nicoleta.

24.Proiect de hotărâre privind trecerea din domeniul public în domeniul privat al municipiului
Tîrgu Mureş şi vânzarea terenurilor aflate în concesiune respectiv închiriere situate în Tîrgu
Mureş, str. Plutelor nr.2.
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25.Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către d-na Moldovan Ileana a terenului în
suprafaţă de 20 mp, teren aflat în proprietatea Municipiului Tîrgu Mureş, str. Plutelor nr. 2.

26.Proiect de hotărâre privind prelungirea concesiunii unui teren situate în str. Plutelor nr. 2,
pe o perioadă de 10 ani pentru dl. Danciu Alexandru Marcel pentru activitatea de alimentaţie
publică.

27.Proiect de hotărâre privind aprobarea sumelor pentru finanţarea proiectelor culturale care
se desfăşoară în perioada 1 iunie – 31 decembrie 2012.

1.5.73 3,2 mil. euro pentru modernizări la Platou (2012-05-18 08:09)

Miercuri, 16 mai 2012, la ADR Centru, în Alba Iulia, s-a semnat Contractul de finanţare
pentru proiectul „Modernizare și reamenajare spații publice de agrement Platoul Cornești din
Tîrgu-Mureş”. Contractul de finanţare prevede ca, în următoarele 36 de luni, Platoul Corneşti
să se modernizeze şi să ofere un spaţiu de agrement inedit ce va atrage cât mai mulţi cetăţeni
din oraş şi turişti veniţi să viziteze oraşul.

Proiectul este finanţat din fondurile Programului Operaţional Regional, domeniul major de
intervenţie 5.2, destinat modernizării infrastructurii de turism regional şi are o valoare totală
de 3.202.272,72 euro. Prin această finanţare nerambursabilă se va realiza: diversificarea
posibilităţilor de petrecere a timpului liber, reamenajarea teatrului de vară, extin-
derea şi modernizarea trenuleţului, amenajarea zonelor pentru diferite activităţi
sportive (piste de skate, mountain bike), reabilitarea traseelor pietonale şi caros-
abile existente, amenajarea de parcări ecologice.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.5.74 George Trif antrenor secund la nationala U16 (2012-05-18 08:13)

Antrenorul echipei de Divizia B a BC Mures si al echipelor de U15 si U16 a fost cooptat
in stafful tehnic al nationalei U16. Selectionata aflata sub carma sarbului Goran Vrkic va
participa la europenele (Divizia B) de la Bucuresti din aceasta vara.

Sursa: [1]http://www.bcmures.ro
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1. http://www.bcmures.ro/

1.5.75 Vama, Abba Show și Bikini la Zilele Lacului Ursu (2012-05-18 08:39)

Zilelel Lacului Ursu (sau zilele Sovata) se va desfasura in perioada 18-20 mai. La
eveniment vor concerta formațiile Vama, Abba Show și Bikini. Mai multe detalii despre
eveniment puteți găsi pe blogul [1]outinmures.ro.

1. http://www.outinmures.ro/

1.5.76 Orașul a primit în dar „Amicii” (2012-05-21 06:21)

În data de 9 mai, cu prilejul Zilei Europei, în municipiul Tîrnăveni „s-a născut”, din dragoste
pentru muzică, un cor în limba română. Este vorba despre Corala „Amicii”, un grup de 34 de
persoane pe care i-a unit bucuria şi plăcerea de a cânta. Corul „Amicii” este format din 8 tenori,
8 başi, 9 alto şi 9 soprane, iar dirijor este profesorul Liviu Turcu și are ca scop reprezentarea
oraşului la orice festivitate.

Muzica interpretată este cu specific coral din repertoriul naţional şi internaţional, iar cu ocazia

Zilei Europei corul a susținut un spectacol cu scop caritabil, la Casa de Cultură, intitulat

„Împreună în Europa ... cu specificul fiecăruia”. Evenimentul a fost un real succes, iar regizorul

Ioan Muntean a fot apreciat de participanți.

Pentru copiii străzii

Prin contribuţia benevolă a fiecărui participant la eveniment, s-a colectat suma de 2.270 de
lei care a fost donată Cantinei Sociale. În acest mod s-a susţinut acţiunea iniţiată de Primărie,
Biserici de diferite culte şi Poliţie pentru ajutorarea copiilor din familii cu grave probleme
financiare. „Spectacolul este unul de calitate, un apel pentru solidaritate, pentru toleranţă şi
pentru înţelegere. Pentru Asociaţia Amiciția în conformitate cu statutul său, domeniul cultural
nu este unicul domeniu de activitate. Am demonstrat în nenumărate ocazii prin implicarea în
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activităţi umanitare pe care am încercat să le armonizăm cu aniversările culturale acordând
o atenţie deosebită apelurilor celor care au nevoie de ajutor. În acest fel am convenit să
îmbinăm utilul cu plăcutul, iar noi vom cânta, vom recita, încercând să vă inducem o stare
sufletească cât mai plăcută, să vă încălzim inimile cu imagini dintre cele mai potrivite”, a
declarat Sorin Surdu, un membru al Asociaţiei Amiciția.

Georgeta Munteanu, preşedinta Asociaţiei Amiciția:

„Corul a luat ființă din dorinţa de a dărui o părticică din frumuseţea muzicii, a artei în general
şi de a o împărtăşi celor de aceeaşi simţire. Pentru că bucuria noastră vrem să o împărtăşim
cu prietenii noştri, în acest spectacol ne-am ghidat după ideea creştină devenită o minunată
carte a lui N. Steinhardt, Dăruind vei dobândi”.

Mircea Barbu

1.5.77 Secţiile de votare sunt stabilite (2012-05-21 06:25)

Pentru alegerea autorităţilor administraţiei publice locale, conform art. 15 din Legea nr.

67/2012, Primăria oraşului Luduş a emis o publicaţie cu privire la numerotarea, delimitarea şi

sediul secţiilor de votare organizate pentru alegerile locale din data de 10 iunie 2012.

11 secţii de votare

Pentru acest an s-au păstrat, în linii mari, locul de exercitare a votului şi delimitarea secţiilor
de votare. Astfel, secţia de votare nr. 154 de la Casa de Cultură va primi locuitorii din str.
Zăvoiului, Viitorului şi Pieţei. La Şcoala generală „Ioan Vlăduţiu” sunt organizate secţia de
votare nr. 155 (în Sala de sport) pentru străzile Aleea Parcului, Independenţei, Brânduşei,
B-dul 1 Decembrie 1918, Uzinei de Apă şi nr. 156 (în sediu) pentru cetăţenii din străzile
Viorelelor, Salcâmilor, Dobrogea, Ciocârliei, Lalelelor, Liliacului, Răsăritului, Castanilor, Nouă,
Rozelor, Grădinilor, Mioriţei, Pajiştei, Brusturului, Zorilor şi Crinului.

La Grupul Şcolar Industrial vor vota cetăţenii din străzile Policlinicii, Ghioceilor, Lăcrămioarei,
Bradului, Ioan Vlăduţiu.
Grădiniţa „Căsuţa fermecată” este arondată străzilor Garofiţei, Rândunelelor, Aţintişului şi
Pietrei, la Grădiniţa din strada Crinului vor merge alegătorii din str. Libertăţii, 1 Mai, Recoltei,
Trandafirilor, Topitoriei, Fabricii, N. Grigorescu, I. Th. Olteanu, Gării, Feroviarilor, Sepsi Lajos
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şi Magnoliei, iar la Grădiniţa din strada Vânătorilor vor vota cetăţenii din strada Plopilor, Piaţa
Unirii, Crângului, Mureşului, Gh. Bariţiu, Lămâiţei, Cinema, Amurgului, Dealului, Bujorilor,
Grecilor, Mică, De Sus, Avram Iancu, Bisericii, Florilor, Oarba, Cioarga şi Vânătorilor.

La Şcoala Generală Nr. 1 sunt organizate două secţii de votare: la Sala de sport vor vota
cetăţenii din strada Republicii, Tineretului, Tîmplarilor, Primăverii, 8 Martie, Sub Pădure,
Turzii, iar la sediul vechi: str. M. Eminescu, Izvorului, Câmpului, Morii, Traian, Dorului, Viilor,
Frăgarilor, A. Vlaicu, Mărăşeşti. Locuitorii din cartierul Gheja votează la Căminul Cultural din
str. Păcii, iar locuitorii din cartierul Roşiori la Căminul Cultural din str. Şcolii.

Ioan A. Borgovan

1.5.78 Căpușele fac victime la Reghin (2012-05-21 06:28)

[1] O şedință operativă convocată în regim de urgenţă la Primăria municipiului Reghin

săptămâna trecută (în data de 14 mai) a avut drept subiect principal căpuşele. Peste 10

reghineni, adulţi şi copii au avut neplăceri în această primăvară din cauza prezenţei acestor

insecte în spatiile verzi din zonă.

Mobilizare. Ședinţă

La şedinţă a participat o echipă a executivului din care au făcut parte primarul Nagy András,

secretarul municipiului Gabriela Koss, Ilie Frandăş şi Gheorghe Baciu - funcţionari publici din

cadrul compartimentului Registru Agricol - , Călin Albu de la compartimentul Mediu, Gagyi

Marika şefa Secţiei Sere şi Tothi M. Ioan purtătorul de cuvânt al instituţiei. Au fost prezenţi,

de asemenea, reprezentanţii fermelor Gliga, cei ai Staţiunii de Cercetare şi Dezvoltare pentru

Creşterea Ovinelor şi Caprinelor Reghin, ai Filialei Locale a Crescătorilor de Taurine, dar şi doi

crescători de ovine din Reghin, iar din partea DSVSA Tg-Mureș– doctorul Alin Todoran.

Măsuri
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În urma întâlnirii s-a stabilit ca Secţia Sere şi Zone Verzi să înceapă dezinsecţia spaţiilor verzi şi

a locurilor de joacă pentru copii pentru a preveni şi stopa înmulţirea căpuşelor. În acelaşi timp

fermierii şi crescătorii de animale din Reghin trebuie să întreprindă în regim de urgenţă măsuri

de combatere şi înmulţire a căpuşelor, cum ar fi tunderea animalelor şi îmbăierea acestora cu

soluţii corespunzătoare şi omologate, dezinsecţia adăposturilor, a terenului şi lizierei unde au

stat şi stau animalele.

Boala

Reprezentantul DSV le-a prezentat participanţilor aspecte din evoluţia bolii Lyme (Lyme bor-
relioza sau borrelioza), care este o boală infecţioasă produsă de bacteria Borrelia burgdorferi,
transmisă omului prin muşcătura de căpuşă, făcând precizarea că nu toate căpuşele sunt
purtătoare ale bacteriei Borrelia. Boala Lyme afectează întregul organism şi simptomele ei
mimează pe cele ale altor boli. Se pare că reacţia individuală faţă de agentul patogen este
diferită de la om la om, de aici şi multitudinea de manifestări ale acesteia.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/capuse.jpg

1.5.79 35.890 de euro pentru Turnul Cojocarilor (2012-05-21 06:32)

La sfârșitul lunii mai va fi deschisă publicului o interesantă expoziție care promovează
tehnicile și materiale tradiționale de construcție, proiectele Fundației Mihai Eminescu Trust în
domeniul restaurării monumentelor istorice și dezvoltării durabile, dar și produse cum ar fi
covoare țesute, balamale, potcoave, cuie, cărămizi și țigle făcute manual…

Fundația Mihai Eminescu Trust a închiriat în anul 2008 Turnul Cojocarilor, în vederea restaurării

și amenajării lui ca spațiu public educațional și expozițional. Pentru îndeplinirea acestui

obiectiv Fundația a depus un proiect, care prevede două etape de realizare: prima etapă
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de efectuare a lucrărilor de restaurare și a doua de amenajare a spațiului expozițional și

educațional. Valoarea totală a proiectului de restaurare și amenajare a expoziției în Turnul

Cojocarilor se ridică la valoarea de 35.890 de euro.

Lucrările

Prima etapă a început în octombrie 2008, cu elaborarea proiectului tehnic, care a fost realizat
pe baza informaţiilor şi concluziilor desprinse din Studiul istoric şi din Studiul de fezabilitate
pentru Reabilitarea şi revitalizarea Ansamblului Cetăţii Sighişoara. Dată fiind starea şi gradul
de conservare a turnului, intervenţiile realizate s-au concentrat pe operaţiuni de conservare
şi de reabilitare funcţională. Aceste lucrări au fost realizate de un partener fidel al Fundației,
echipa de meșteri din Shropshire (Marea Britanie), împreună cu o echipă de constructori din
Sighișoara.

Odată cu încheierea lucrărilor de restaurare, Fundația a propus Consiliului Local Sighișoara
o asociere în participațiune, pentru realizarea celei de-a doua etape a proiectului, care se
referă la amenajarea Turnului ca spațiu expozițional și educațional, și amenajarea unui atelier
meșteșugăresc. Această etapă a început în luna februarie 2012, când au fost schițate primele
idei de amenajare a expoziției și au început pregătirile pentru organizarea vizitei echipei din
Marea Britanie, care urma să coordoneze lucrările de restaurare și amenajare a Turnului.

Pentru o imagine unitară a zonei din jurul Turnului Cojocarilor, Fundația Mihai Eminescu Trust

a alocat din fonduri proprii o sumă pentru executarea lucrărilor de reparație a porții de intrare

în Cetatea Medievală, denumită și Törle, și a zidului aferent. La începutul acestei luni, echipa

din Shropshire coordonată de MBE Colin Richards, împreună cu o echipă de meșteri din

Richiș, comuna Biertan și o echipă din comuna Porumbacu de Sus au realizat aceste lucrări

de reparații a porții și zidului Cetății Medievale Sighișoara din zona Turnului Cojocarilor. La

încheierea lucrărilor Viceprimarul municipiului Sorin Savu a înmânat echipei româno-britanice

de constructori câte o diplomă de participare, în semn de recunoaștere a contribuției lor.

Lucrările de reparații a porții și zidului Cetății vor fi finalizate în perioada imediat următoare de

echipele de constructori din zona Sighișoarei, care au fost instruite de specialiști colaboratori

ai Fundației.

În paralel...
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… în această perioadă, partenerii din Marea Britanie, David Mallinson și MBE Colin Richards, în
colaborare cu echipa MET și cu sprijinul unei stagiare a Fundației, Karin Faltlhauser, au demarat
lucrările de amenajare a expoziției din Turnul Cojocarilor. Expoziția realizată promovează
tehnicile și materiale tradiționale de construcție, proiectele Fundației Mihai Eminescu Trust
în domeniul restaurării monumentelor istorice și dezvoltării durabile, dar și produse cum ar
fi covoare țesute, balamale, potcoave, cuie, cărămizi și țigle făcute manual etc. Expoziția
promovează astfel și micii producători și meșteșugari din zonă, contribuind la conștientizarea
populației asupra valorii patrimoniului material și imaterial.

Expoziția din Turnul Cojocarilor cuprinde și amenajarea unui atelier al breslei curelarilor, care
va fi deschis publicului la primul nivel al turnului. Meșteșugarul va amenaja o expoziție a
produselor sale și va lucra demonstrativ pentru grupuri de elevi și turiști. Această activitate va
avea succes deopotrivă în rândul vizitatorilor Cetății, dar și în rândul școlilor sighișorene, care
vor putea programa vizite didactice în Turnul Cojocarilor. Alături de componenta didactică,
proiectul va contribui semnificativ la diversificarea ofertei turistice din Sighișoara, reînviind
tradiția breslelor sighișorene.
Expoziția va fi inaugurată oficial, la sfârșitul lunii mai și va fi deschisă publicului la începutul
lunii iunie 2012.

Fundația Mihai Eminescu Trust și-a început activitatea în domeniul conservării patrimoniului
săsesc în 1998 sub patronajul Alteței Sale Regale Prințul de Wales, iar până în prezent a
derulat peste 1.000 de proiecte în 26 de sate din Transilvania cu implicarea comunității
locale. În toți acești ani Fundația a căutat să îmbine tradiționalul cu modernul, să respecte în
detaliu arhitectura existentă și în același timp a aplicat soluții inovative pentru îmbunătățirea
funcționalității clădirilor de patrimoniu.

1.5.80 Dacia, cea mai iubită marcă (2012-05-21 06:40)

Dacia şi-a menţinut, pentru al treilea an consecutiv, poziţia de lider în preferinţele clienţilor
români, marcând un punctaj în creştere de la 16,5 % în 2010, la 21 % în 2012, se arată în
studiul „Trusted Brands” realizat de revista Reader’s Digest. Astfel, Dacia a fost desemnată
cea mai de încredere marcă auto din România. Modelul Dacia a reuşit să devanseze, în 2012,
mărci precum Volkswagen sau Mercedes, iar diferenţa faţă de mărcile clasate pe poziţiile
următoare a fost de 6 %, respectiv 8,2 %.

Studiul „Trusted Brands”, derulat de revista Reader’s Digest, se află la a şaptea ediţie în
România, scopul său fiind acela de a identifica mărcile pe care clienţii şi consumatorii le
investesc cu cea mai mare încredere. Cercetarea „Trusted Brands” a fost realizată prin
corespondenţă în perioada septembrie-octombrie 2011, la nivel european, şi cuprinde 20 de
categorii comune celor 15 ţări europene, precum categoria „Auto”, la care a concurat Dacia,
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dar şi categorii locale.

Reader’s Digest este cea mai vândută revistă de interes general din România şi este prezentă
pe piaţa locală începând cu anul 2005.

Cristina Vancea

1.5.81 DAW Bența: Relansare de 3 milioane de euro (2012-05-21 06:46)

Săptămâna trecută s-a desfășurat, pe parcursul a două zile, la Hotelul Grand din Tîrgu-

Mureş evenimentul de Întâlnire a Partenerilor CAPAROL din România. Evenimentul cuprins

sesiuni de comunicare şi informări despre proiectele companiei pentru anul în curs, noul

concept Caparol Center precum şi proiectul Caparol Club, dezvoltarea unei comunităţi a

profesioniştilor Caparol.

Un nou început: 2012

Compania DAW BENŢA a decis continuarea în anul 2012 a planurilor de dezvoltare amânate

odată cu începutul perioadei de recesiune economică. Astfel, odată cu accesarea unei linii de

finanţare din fonduri Europene, în valoare totală de 813.153 de euro, compania intenţionează

să aloce peste 3 milioane de euro pentru un proiect complex care însumează creşterea

capacităţii de producţie la vopsele, creşterea capacităţii de stocare a materiilor prime şi

semifabricatelor, optimizarea producţiei şi colorării produselor, precum şi optimizarea timpilor

de lucru în producţie.

Demararea proiectului este planificată pentru anul 2012, cu finalizare până la finalul lui 2013;

compania DAW BENŢA a fost selectată pentru acordarea finanţării alături de alte 36 de firme,

în urma unui punctaj prestabilit şi al fondului total alocat acestui proiect.
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Premiu academic pentru DAW BENŢA

Facultatea de Business din cadrul Universităţii Babeş Bolyai din Cluj Napoca a acordat com-
paniei DAW BENŢA România premiul pentru „Cel mai de succes Joint Venture al afacerilor
de familie”. În plus, Remus Benţa a fost cooptat în Consiliul Consultativ al Facultăţii de
Business pentru un mandat de doi ani, cu scopul transferării către tinerii studenţi a experienţei
antreprenoriale acumulate în cei 10 ani de business de succes. Compania DAW BENŢA
România produce şi comercializează sub brandurile CAPAROL şi ALPINA, o gama variată
de lacuri, vopsele, pardoseli epoxidice soluţii pentru spitale sau zona industrială şi sisteme
termoizolante. Compania te reprezentata pe piața din România, Bulgaria şi Republica Moldova.

DAW BENŢA este prezentă pe piaţa românească începând cu anul 2001, când „am încercat să
transferăm aici din experienţa de piaţă a concernului CAPAROL Germania, o afacere de familie
de la 1895; am reuşit sa fim cunoscuţi în România, în cei 10 ani de activitate, pentru soluţiile
de top şi produsele de cea mai bună calitate”, spune Remus Aurel Benţa.

DAW BENTA Romania are pe platforma de la Sâncraiul de Mureş, Judeţul Mureș, capacităţi de
producţie a vopselelor decorative de cca 7.000 de tone şi tencuielilor de cca. 16.000 de tone
anual, o unitate de producţie a polistirenului expandat alb şi grafitat (Dalmatina) cu 200.000
mc capacitate de producție anuală şi o unitate de producţie a adezivilor pentru termoizolaţii
care produce 20.000 de tone adezivi anual.

Cristina Vancea

horia (2013-10-01 10:02:26)
UN APEL UMANITAR,catre or-ce suflet de om. SUNT MIHAI FERARU 56 ANI F F BOLNAV CU MAI MULTE
BOLI F INCURABILE, PE PRIMUL LOC ESTE DIABETUL ZAHARAT CU COMPLICATII,infarct miocardic de 2
ori, accidente vasculare din trunchiul cerebral de 2 ori„paralizie„ Da am pensie de invaliditate de 638
lei lunar,din care platesc 340 lei 2 rate la 2 banci in fiecare luna pana-n anul 2016 luna septembrie, sunt
persoana cu handicap, intradevar nu platesc insulina, dar la siofor mai platesc ceva, ptr ca consum
si siofor de 850 de 3 ori pe zi, plus fac 80 unitati insulina lantus ora 21 zilnic, sotia este f f bolnava
cardio-vascular, ostroporoza si reumatologic, sotia nu are nici-un venit, avem si un copil de 9 ani,
foarte greu traim IN ZIUA de azi , nu avem pamant nici animale si nici alte venituri, de aceea va roog
daca vreti si daca puteti ajutati-ne chiar si un colet cu ceva alimente near prinde foarte bine, ori-ce
ajutor sub ori-ce forma la noi va fi bine venit, ne vom ruga lui Dumnezeu ptr sanatatea si binele dvs,
ducem lipsa de lemne ptr foc, mancare,medicamente chiar si un pat near fi de folos„adresa mea este:
mihai feraru oficiul postal nr 1 vaslui casuta postala 95 loc vaslui, cont deschis la banca: raiffaisen
bank Romania nr ro93rzbr0000060001059026 in lei, ,cod swift: RZBRROBU. tot feraru mihai,sau prin
westernunion tel 0040761887298, Dumnezeu sa va rasplateasca„A-R .Sa faceti asa cum veti gandi dv.
DOAMNE AJUTA..... stiu ca-l iubiti pe Dumnezeu, si no-sa ma lasati...cu siguranta puteti face un bine,
numai daca se poate nu am rechizite ptr copil la scoala, cel mai greu este ca nu avem lemne ptr foc
,vom ingheta de frig ptr ca a venit frigul, va roog dragi crestini sa nu ne lasati sa murim de frig si de
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foame„iertati-ne. tot la aceasta banca, am cont si in euro nr: ro72rzbr0000060004438690

1.5.82 La final de mandat, Primăria Acățari re-inaugurată (2012-05-21 06:54)

3. Primarul Osváth Csaba, mândru de frumoasa„gospodărie”

4. O pleiadă întreagă de lideri UDMR, la Acățari

Duminică 20 mai, la Acățari s-a inaugurat noul sediu al Primăriei. Clădirea aflată în stare

de degradare adăpostea înainte grădinița din localitate, însă a fost achiziționată de Primărie

pentru a fi renovată. Lucrările au început acum mai bine de un an. Primarul Osváth Csaba

spune că investiția a fost acoperită în parte din fonduri guvernamentale: „O parte din fonduri

au venit de la Guvern, iar o parte din venituri proprii ale Primăriei”. Investiția a costat 18

miliarde de lei vechi, suma neincluzând valoarea Tva-ului. Acum sediul adăpostește Serviciul

de evidență a populației, sediul Poliției Locale, sediul Stării Civile și alte servicii care sunt

furnizate de Primărie”, mai spunea primarul de la Acățari Osváth Csaba. Reabilitarea clădirii a

fost proiectată de Gál Janos, iar constructorul care și-a adjudecat lucrarea a fost firma Aramis

S.R.L.

La inaugurarea de duminică...

...câteva zeci de locuitori ai comunei s-au strâns în fața noii Primării pentru a lua parte ală-
turi de oficialități la evenimentul de reinaugurare. La eveniment a participat o pleiadă întreagă
de lideri din cadrul UDMR. Au fost prezenți fostul președinte UDMR senatorul Béla Markó,
vicepreședintele executiv UDMR deputatul Borbély László„ liderul UDMR Mureș deputatul
Kelemen Attila, deputatul Kerekes Károly, președintele Consiliului Județean (CJ) Lokodi Edita,
vicepreședintele CJ Szabó Árpád , consilieri județeni și locali. Comuna Acățari (Akosfalva),
în prezent sub administrația județului Mureș, în perioada 1950-1968 a aparținut Regiunii
Autonome Maghiare Mureș. Localnicii sunt majoritar maghiari, drept urmare n-a fost o surpriză
pentru nimeni ca la lansare să fie dezvelite și simbolurile secuilor: soarele și luna, amplasate
pe acoperișul clădirii.

Clădirea a fost sfințită și de doi preoți, iar începând din această săptămână va deservi cetățenii
din comună, mai exact satele Acățari, Corbești, Găiești, Gruișor, Murgești, Roteni, Stejeriș,
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Suveica și Văleni.

Cătălin Hegheș

1.5.83 Închisoarea electorală (2012-05-21 06:59)

Odată cu începerea campaniei electorale a început și campania de informare cu privire la
ce înseamnă mita electorală și votul ilegal. Astfel, țiganii din cartierul mureşean Valea Rece
au fost vizitaţi săptămâna trecută de mai mulţi poliţişti şi jandarmi. Oamenii legii doreau să-i
informeze pe localnici asupra consecinţelor acceptării mitei electorale. Astfel, cei care primesc
sau oferă mită în schimbul votului riscă închisoare de la unu la cinci ani. Potrivit legii 67 din
2004: „Promisiunea, oferirea sau darea de bani, bunuri ori alte foloase în timpul campaniei
electorale, precum şi în scopul determinării alegătorului să voteze sau să nu voteze o anumită
listă de candidaţi ori un anumit candidat pentru funcţia de primar, consilier, sau de preşedinte
al Consiliului Judeţean, precum şi primirea acestora de către alegători constituie infracţiuni şi
se pedepsesc cu închisoarea de la 6 luni la 5 ani”.

Numai că aprecierea foloaselor, sau în ce măsură orice bun primit sau oferit în campanie
devine mită, rămâne la judecata anchetatorilor. Dacă un pix, o cană sau o pereche de şlapi
considerați că sunt mită electorală, nu vă rămâne decât să sunați la 112, iar la final, instanţa
va stabili dacă s-a încălcat legea sau nu. În cadrul campaniei „Mita şi votul ilegal înseamnă
închisoare”, poliţiştii şi jandarmii au împărţit afişe şi fluturaşi informativi, astfel încât toţi
localnicii să cunoască prevederile legii.

Cristina Vancea

1.5.84 Fuga profesorilor (2012-05-21 07:04)

Ce ne facem în cazul în care rămânem fără profesori? Presseurop.eu, care citează un articol
publicat de Die Presse, scrie următoarele: „Între Germania, Elveţia şi Austria, se desfăşoară
"Bătălia pentru profesori", titrează Die Presse, care se îngrijorează de reducerea numărului de
profesori în cele trei ţări: până în 2025, jumătate dintre ei vor ieşi la pensie „iar succesiunea
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este departe de a fi asigurată". În cauză, salariile de pornire considerate prea mici, ceea ce
conduce tinerii profesori să se orienteze din ce în ce mai mult spre sectorul privat. Deci Berlin,
Berna şi Viena sunt în stare de război pentru a atrage tinerii absolvenţi din ţările vecine; şi
Austria este cea care suferă cel mai mult, fiindcă salariile de pornire sunt cele mai mici, spune
cotidianul vienez.

Dacă luăm Austria, din cele trei țara cu cele mai mici salarii în învățământ, potrivit portalului
worldsalaries.org, un profesor câștigă în medie 1.600 de euro. În Germania, salariul mediu de
dascăl e însă puțin peste 4.000 de euro, iar în Elveția, încă puțin mai mult. Dar nu luăm cele
două ca etalon, pentru că ambele sunt în top 5 al țărilor în care profesorii sunt cel mai bine
plătiți în lume.

Să rămânem deci la Austria, unde media este de 1.600 de euro, ceea ce, atenție, și la ei e
puțin. Deși Austria nu are un salariu minim unic garantat la nivel național, sindicatele au reușit
în 2009 să negocieze pentru muncitori un salariu minim de 1.000 de euro. Apoi, dacă ești
un instalator, bucătar sau chelner priceput, ai șanse să câștigi chiar și imigrant fiind până la
1.800 – 2.000 de euro (la chelneri cu bacșișul inclus). Concluzie: nici acolo profesorii nu sunt
bine plătiți.

În schimb, în toate cele trei țări problema a fost remarcată din timp, iar semnalul de alarmă
s-a tras. Au și ei această problemă, raportată la nivelul lor de trai, desigur. Dar, în fapt,
esența problemei e aceeași: profesorii nu sunt bine plătiți, așa că se reorientează spre privat.
Diferența e că dacă ei nu iau măsuri, chestiunea va crea cu adevărat probleme în 2025. La
noi deja „2025 e în derulare”.

P.S. În România un profesor câștigă în medie puțin peste 1.200 de lei, adică vreo 275 de euro.
N-am înțeles niciodată principiul pe baza căruia Statul Român alege să-și plătească mai bine
angajații din, de exemplu, companiile energetice de stat, față de cadrele didactice. De ce un
contabil din Romgaz câștigă mai bine decât un profesor de matematică?

Cătălin Hegheș

1.5.85 Consiliul Local, dezvoltator imobiliar şi constructor (2012-05-21 07:09)

[1] Chiar dacă ne aflăm în primă campanie electorală, aleşii municipali din Tîrgu-Mureş,

aflaţi la final de mandat, îşi continuă activitatea deliberativă. Mai mult chiar, aceştia au

programate în luna mai două şedinţe de CL. Una a avut loc săptămâna trecută când consilierii

s-au întâlnit pentru a completa actul constitutiv al societăţii comerciale pe acţiuni „Oraşul

ştiinţific pentru cercetare şi informatică medicală”. În această joi, aleşii se vor întruni din
©2024 www.punctul.ro 693



BlogBook 1.5. MAY

nou pentru a dezbate 25 de proiecte de hotărâre şi urgenţele care, probabil, aşa cum ne-am

obişnuit, îşi vor face loc pe ordinea de zi a şedinţei.

Ședința fulger

Săptămâna trecută (joi), aleşii târgumureşeni s-au întâlnit într-o şedinţă fulger pentru a
modifica anexa 1 – actul constitutiv al societăţii pe acţiuni „Oraşul ştiinţific pentru cercetare
şi informatică medicală a Hotărârii Consiliului Municipal Nr. 84 din aprilie 2012. Potrivit acelei
hotărâri, Consiliul Local ca unic acţionar a înfiinţat societatea pe acţiuni „Oraşul ştiinţific
pentru cercetare şi informatică medicală”, pentru care va vărsa 100.000 de lei, capitalul social
minim pentru acest tip de firme. După ce luna trecută aleşii au votat o parte din Consiliul
de Administraţie, săptămâna trecută, aceştia au completat componenţa consiliului. Astfel,
după aceste completări, Consiliul de Administraţie care va conduce firma „Oraşul ştiinţific
pentru cercetare şi informatică medicală” va fi alcătuit din Kolozsvári Zoltán, consilier local
căruia colegii săi i-au găsit un post pentru a rămâne aproape de Consiliu, în condiţiile în
care acesta nu a mai fost inclus pe lista UDMR pentru deliberativul municipal, Daniela Miheţ,
arhitectul-şef al municipiului, Ovidiu Moldovan, directorul Locativ SA, Kiss Imola, directorul
Direcţiei Economice din cadrul municipalităţii, şi Racz Lucian, directorul Direcţiei Tehnice din
cadrul Primăriei Tîrgu-Mureş. Consiliul de Administraţie va mai include un membru din cadrul
compartimentului urbanism al primăriei.

Potrivit primarului, odată înregistrată compania la Oficiul Registrul Comerţului, documentaţia

va fi înaintată. Această firmă, potrivit edilului-şef, este etapa de început în demararea

programului Oraşului Digital. „Avem o posibilitate de a câştiga un proiect de mare valoare

(în jur de 20 de milioane de euro) care bate în direcţia în care de ani de zile încercăm să o

dezvoltăm. La ora actuală când dorim să creăm locuri de muncă trebuie să ne îndreptăm spre

cele cu perspectivă. Această combinaţie cu IBM ne dă posibilitatea ca să facem un pas spre

acest scop de a face cercetare în domeniul informaticii, medicinii şi eu am şi gândul că vom

putea face nu numai strict în domeniul informaticii, ci şi în domeniul colateral medicinii cum

sunt probleme de aparatură medicală, care pot crea locuri de muncă de înaltă valoare”, a

completat consilierul Kolozsvári Zoltán. Acesta a mai spus că oraşul ştiinţific este un pas spre

parcul tehnologic anunţat şi dorit de mai bine de 10 ani în Tîrgu-Mureş.

MDRT, fără bani
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În 24 mai, consilierii locali se vor întâlni din nou în şedinţă. Momentan, pe ordinea de zi au
fost incluse 27 de proiecte de hotărâre. Primul proiect se referă la modificarea unei hotărâri
de CL. Nagy Paul în calitate de preşedinte al Asociaţiei „Prietenii lui Sütő András” a solicitat
modificarea HCL nr. 377 din 17.09.2009, în sensul schimbării denumirii de „bust” în „statuie”
a scriitorului Sütő András pe amplasamentul aprobat.

De asemenea, Consiliul Local este chemat să aprobe cofinanţarea cotei de 50 % ce îi revenea

Ministerului Dezvoltării Regionale şi Turismului în programul de reabilitare a blocurilor pentru

29 de astfel de imobile. În expunerea de motive se arată că: „Din cauza unor constrângeri

privind resursele bugetare, Ministerul Dezvoltării Regionale şi Turismului nu a alocat integral

fondurile solicitate de municipiul Târgu-Mureş, în vederea contractării acestor lucrări. Într-o

primă etapă, MDRT a asigurat cofinanţarea de 50 % doar pentru patru blocuri, din cele 33

avizate pentru a fi incluse în programul anual 2012. Cofinanţarea pentru celelalte blocuri

s-ar putea asigura la o rectificare pozitivă a bugetului Ministerului”. Până atunci însă, din

cauza constrângerilor meteorologice, Executivul local propune: „cofinanţarea din bugetul

local a cheltuielilor aferente lucrărilor de intervenţie, corespunzătoare cotei de 50 % ce revine

Ministerului Dezvoltării Regionale şi Turismului, pentru 29 blocuri de locuinţe, din municipiul

Tîrgu-Mureş”. Suma totală care ar urma să fie alocată din bugetul local pentru reabilitarea

termică a celor 29 de blocuri cu 1.270 de apartamente se ridică la 10.426.347 lei, cu TVA

inclus.

Pod peste Mureş

La punctul 7, aleşii locali sunt chemaţi să aprobe indicatorii tehnico-economici la investiţia

„Pod peste râul Mureş - zona Aleea Carpaţi, Tg.-Mureş˝, mai precis între strada Mureşului

– cartierul Unirii şi strada Zăgazului – cartierul Aleea Carpaţi. Potrivit expunerii de motive,

acesta ar trebui să fluidizeze traficul foarte greoi la orele de vârf în zona centrală. Podul „ar

deservi atât locuitorii din cartierul Unirii, cât şi pe cei ai localităţilor limitrofe. De asemenea,

acest pod ar fluidiza traficul din zona străzilor Tisei, Călăraşilor, Sinaia, Paul Chinezu, Aleea

Carpaţi şi ar reduce traficul peste actualul pod (de pe strada Călăraşilor). De altfel, când
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acesta va intra în reabilitare, va fi nevoie de o alternativă pentru devierea traficului de pe

podul existent”, se mai precizează în expunerea de motive. Podul va asigura circulaţia tuturor

autovehiculelor, va fi prevăzut cu: pistă pentru biciclişti pe ambele sensuri şi trotuare pe

ambele părţi. Aleşii vor avea de ales dintre două variante, prima care ia în calcul şi devierea

căii ferate. Acest proiect se cifrează la 13,1 milioane de euro şi ar urma să fie realizat în 18

luni. Cea de-a doua nu ia în calcul calea ferată, motiv pentru care ar costa doar 10,1 milioane

de euro.

Piaţa Teatrului, mai scumpă

Consilierii locali vor avea de decis dacă aprobă modificarea investiţiei din Piaţa Teatrului,

lucrare care ar fi trebuit finalizată în 24 de luni potrivit Hotărârii nr. 84 din 2007, la un

preţ de 10,798 de milioane de lei. Constructorul solicită acum modificarea sumei la 14,3

milioane de euro deoarece, în cele 48 de luni cât au durat lucrările, a crescut TVA de la 19

% la 24 %, a crescut rata inflaţiei – în perioada februarie – decembrie 2011 în procent de

31,78 %, prevederea sumelor necesare pentru realizarea noului branşament electric, conform

avizului de racordare nr. 70301115157/29.08.2011 obţinut ulterior întocmirii proiectului,

executarea unor lucrări suplimentare ca urmare a apariţiei unor circumstanţe imprevizibile şi

independente de voinţa părţilor implicate în derularea lucrărilor.

Cereri, cereri

Contrascom Benţa revine în CL cu solicitarea de a fi prelungit contractul de asociere cu
municipiul pentru construirea a 292 de locuinţe, proiect care ar fi trebuit finalizat în acest
an. Din cauza crizei, a unor angajamente nerespectate de municipalitate şi din alte cauze,
contractul nu a putut fi respectat. Compania solicită acum reînnoirea contractului pe alţi cinci
ani, fiind însă la mâna aleşilor locali.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/cl.jpg
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1.5.86 La popasul Silvic (2012-05-21 07:15)

În județul Mureș sunt în jur de 52 de instituții publice. Fiecare în parte își are rolul ei în

societate, dar mai mult decât atât tîrgumureșeanul de rând se lovește zilnic de una dintre ele.

Poliție, pompieri, pescuit, muncă, învățământ, pensii, păduri, protecție civilă sunt doar câteva

dintre domeniile care fac parte în viața noastră de zi cu zi. Cu ce se ocupă aceste direcții, care

este rolul lor în societate, care le sunt problemele, dar și plusurile și minusurile vom afla pe

parcursul a câtorva ediții în care săptămânalul mureșean Punctul își propune să afle ce și cum

despre aceste Direcții mureșene. Primul „popas” făcut a fost la Direcția silvică și am aflat că…

Direcția Silvică Mureș se autofinanțează

Direcţia Silvică Mureş este o subunitate a Regiei Naţionale a Pădurilor – ROMSILVA, funcţionând
pe teritoriul judeţului Mureş şi câte puţin pe judeţe Alba, Cluj, Harghita şi Sibiu, având ca scop
aplicarea strategiilor naţionale ale Ministerului Mediului şi Pădurilor în domeniul silviculturii.
Interesant este faptul că Direcţia Silvică este o unitate economică cu autofinanţare, care
îşi acoperă toate cheltuielile legate de administrarea şi gestionarea durabilă a pădurilor şi
paza acestora. Veniturile provin în principal din vânzarea lemnului, dar şi din valorificarea
celorlalte produse ale pădurii: vânatul, păstrăvii, fructe de pădure, puieţi forestieri, produse
ornamentale, pomi de Crăciun, seminţe forestiere.

Direcţia Silvică are ca scop principal apărarea, conservarea şi dezvoltarea fondului forestier

din domeniul public de interes naţional. De asemenea, o activitate importantă a D.S. Mureş

este gospodărirea ariilor naturale protejate, cea mai importantă fiind Parcul Naţional Călimani.

Mai multe detalii despre această instituţie am aflat de la Adrian Pârlea, purtătorul de cuvânt

al Direcţiei Silvice Mureş.

Pădurile mureşene
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Pădurile mureşene se întind pe o suprafaţă de 212.639 ha, reprezentând 31 % din suprafaţa
judeţului şi aproximativ 3,3 % din suprafaţa pădurilor României. Aproximativ jumătate din
totalul pădurilor judeţene, mai exact 105.746 ha, sunt păduri de stat administrate de către
D.S. Mureş, care administrează şi 68.780 ha ale altor structuri de proprietate, restul fiind
administrate de către alte ocoale silvice autorizate private (Vătava, Mureşul, Ghindari, Apold,
Dealul Negru). În plus, există şi aproape 7.000 ha de păduri neadministrate, al căror proprietari
refuză să se îngrijească de păduri deşi legea prevede obligativitatea administrării pădurilor.
După revoluţie, prin legile retrocedării, au fost redate urmaşilor foştilor proprietari de păduri,
mai mult de jumătate din pădurile judeţului, mai exact 106.893 ha. În privinţa speciilor care
compun pădurile mureşene, datele primite de D.S. Mureş relevă faptul că răşinoasele sunt
mai răspândite decât foioasele. Cel mai des întâlnit este molidul, urmat de fag şi stejar.

În general, pădurile mureşene sunt sănătoase: starea de sănătate a pădurilor este evaluată

prin sistemul de monitoring forestier, fiind foarte bună; astfel, 86,5 % din păduri reprezintă ar-

borete sănătoase şi 13,5 % arborete afectate de diverşi factori dăunători. În urma doborârilor

produse de vânt în anii 2003, 2005, 2007 şi 2010, a căror extrageri s-a încheiat anul trecut, s-a

semnalat o creştere semnificativă a populaţiilor de ipidae, cu înroşiri semnificative la arborii

limitrofi ochiurilor apărute.

Regenerarea pădurilor

D.S. Mureş are pe teritoriul judeţului 69 de pepiniere silvice în suprafaţă de 5.386 de ari, care

produc în principal puieţi forestieri, dar şi puieţi ornamentali. „Anual, în pepinierele silvice

se produc pentru nevoi proprii circa 2,5 milioane de puieţi forestieri pe care îi folosim la

lucrările de împăduriri în fond forestier şi terenuri degradate. Din surse proprii ne asigurăm şi

necesarul de seminţe forestiere”, ne-a declarat Adrian Pârlea. Totodată, dânsul ne-a informat

că în perioada 2002 – 2011 s-au redat în circuitul forestier 500 ha de teren degradat: „În anul

2011 s-au realizat împăduriri în suprafaţă de 634 de ha. În supraveghere avem 3.295 ha de

plantaţii din anii anteriori în care se execută lucrări de întreţinere şi completări. În programul

pentru anul 2012 avem de împădurit 621 ha, din care 286 ha prin plantări artificiale (n.r. prin

puieţi) şi 335 ha din regenerări naturale (n.r. prin lăsarea pădurilor să se dezvolte singure,

prin sămânţa căzută pe sol şi încolţită)”.
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Furt şi pază

În pădurile administrate de Direcţia Silvică Mureş, fenomenul furtului este foarte redus datorită

faptului că pădurile sunt păzite. Probleme sunt în pădurile neadministrate de nicio societate.

Acolo, e adevărat, furtul de lemne este mult mai intens şi mai bine organizat. Revenind

la pădurile administrate de D.S. Mureş, anul trecut activitatea de pază a fondului forestier

s-a concretizat în întocmirea a 70 de infracţiuni silvice, a aproximativ 1.270 de contravenţii,

confiscându-se un volum de 2002 mc de materiale lemnoase care nu aveau acte legale

de provenienţă, precum şi circa 100 de pomi de Crăciun. Interesant este faptul că unii

proprietari îşi lasă pădurile neadministrate (aproximativ 7.000 ha) deşi D.S. Mureş le pune la

dispoziţie pentru pază personal specializat, la preţul de 97 de lei cu TVA/ha/an. Oare care este

interesul acestor proprietari să-şi lase pădurile în voia hoţilor, mai ales când ştiu că D.S. Mureş

garantează şi plăteşte orice furt de lemne dintr-o pădure aflată sub administrarea sa?

Profitabilitate ridicată

Cota de tăiere (cât lemn poate fi tăiat legat) pentru anul 2011 a fost în pădurile mureşene de
467.000 mc. Preţul mediu obţinut de D.S. Mureş din comercializarea lemnului a fost de 113,12
lei/mc, ceea ce înseamnă 47.720.932 lei venituri numai din masa lemnoasă. Posibilitatea
anuală recalculată (cota de tăiere) rămasă pentru anul 2012 este de 462,8 mii mc, cu un preţ
mediu preconizat de 85lei/mc.

Dar D.S. Mureş mai comercializează şi alte produse în afară de lemn: puieţi, fructe de pădure,
plante medicinale, produse vânătoreşti şi păstrăvi de consum. Principalele specii de vânat
sunt: ursul, lupul, râsul, pisica sălbatică, cerbul, căpriorul, mistreţul şi cocoşul de munte. Din
comercializarea tuturor acestor produse, Direcţia Silvică speră să realizeze pentru anul 2012
o cifră de afaceri de 56 de milioane de lei, cu un profit de 7,5 milioane de lei (în creştere faţă
de anul trecut).

Vasile Dancea
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1.5.87 Children of Bodom concertează la Peninsula (2012-05-21 10:48)

Superlativele se aliniază din nou în luna august la cel mai mare festival din ţară, Peninsula,
care va răsuna, în ultima din cele patru zile de desfăşurare, pe ritmuri de metal.

Children of Bodom, una din cele mai cunoscute trupe de metal din lume, va cânta pentru
peninsulari pe 26 august. Finlandezii au o carieră de aproape 20 de ani în care au lansat
şapte albume de studio, au strâns fani în întreaga lume şi au reuşut să înglobeze în muzica
lor mai multe genuri de metal, de la power până la melodic death. Ultimul lor disc, Relentless
Reckless Forever, s-a vândut în 10.000 de exemplare, în prima zi de lansare, în Finlanda, şi a
atins 100.000 de exemplare vândute în lumea întreagă, la doar o zi de la apariţia pe piaţă.

O surpriză plăcută va fi anul acesta, cu siguranţă, trupa Firkin din Ungaria, care se autodescrie
drept “crazy irish jumping” şi promite să facă o petrecere de top la Peninsula 2012! Hituri
irlandeze cunoscute precum Whiskey in the Jar sau Wild Rover capătă un suflu dinamic şi
proaspăt în interpretarea trupei, iar fanii nu întârzie să apară: primul lor album, Firkinfull of
Beer, apărut în 2009, a ajuns la statutul de “disc de aur” în Ungaria. Turneul european din
2012 al formaţiei va include şi Festivalul Peninsula!

Trupele din România vor fi nelipsite pe malul Mureşului, fie că vorbim de Vama sau Sarmalele
Reci, care vor cânta pe 25 august – două formaţii care nu au dezamăgit peninsularii niciodată!
Vama a lansat pe 16 mai un nou album, intitulat simplu “Vama 2012”, materialul discografic
fiind inclus în recitalul lui Tudor Chirilă &Co, alături de hiturile binecunoscute ale băieţilor.

Rehab Nation revine la Peninsula după ce tinerii au câştigat locul trei la concursul de talente
organizat anul trecut la festival, concurs care a dat posibilitatea unui număr de 16 formaţii să
cânte live şi să impresioneze publicul şi juriul.

Pe 26 august colorStar va cânta din nou pentru peninsulari, trupa de electrock din Ungaria
aducând şi melodii noi, incluse în cel de al cincelea album, “Flow”, lansat în luna mai a acestui
an.

Cele mai proaspete informaţii despre cea de a zecea ediţie a Festivalului Peninsula le puteţi
găsi şi anul acesta pe pagina oficială www.peninsula.ro, precum şi pe pagina de Facebook a
evenimentului. Biletele pentru Peninsula 2012 au fost puse în vânzare în reţeaua de magazine
Eventim şi pe www.eventim.ro. Până pe 1 august costul unui abonament este de 100
de lei şi a unui bilet de o zi 40 de lei, iar după această dată, respectiv în timpul
desfăşurării evenimentului, tichetul valabil 4 zile va costa 150 de lei, iar cel de o zi
– 60 de lei.

Festivalul Peninsula 2012 va avea loc între 23 şi 26 august pe malul Mureşului, în vecinătatea
Complexului de Agrement Weekend din Târgu Mureş.
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1.5.88 Angajatul Jud. Reghin arestat pentru proxenetism (2012-05-22 06:10)

Tribunalul Mureş a emis, luni, mandat de arestare preventivă pentru 29 de zile, pe numele
lui Muntyan Ioan Sorin, angajat al Judecătoriei Reghin, care este cercetat pentru că ar fi plasat
unor cunoştinţe 11 tinere, dintre care trei minore, pentru sume între 20 şi 200 de lei, începând
din noiembrie 2011, până în prezent. ’Tribunalul Mureş a admis recursul declarat de Parchetul
de pe lângă Judecătoria Reghin, împotriva deciziei Judecătoriei Reghin, privindu-l pe inculpatul
M.I.S., angajat la Judecătoria Reghin, în categoria personalului contractual, ca şi muncitor,
cercetat sub aspectul săvârşirii infracţiunii de proxenetism şi a dispus arestarea preventivă a
acestuia pentru 29 de zile începând cu data de 21 mai 2012 şi până la data de 18 iunie 2012,
inclusiv. Hotărârea este definitivă’, precizează un comunicat de presă al Tribunalului Mureş.

Săptămâna trecută, Parchetul de pe lângă Judecătoria Reghin a solicitat Judecătoriei Reghin
arestarea preventivă a lui Muntyan Ioan Sorin, personal contractual în cadrul acestei instanţe,
însă solicitarea a fost respinsă, motiv pentru care a fost declarat recurs. Purtătorul de cuvânt al
Parchetului de pe lângă Judecătoria Reghin, Lucia Borda, a precizat că bărbatul este acuzat de
racolarea mai multor femei, pe care le plasa cunoscuţilor contra unor sume de bani, începând
din luna noiembrie 2011. ’Prima sesizare ne-a venit în luna noiembrie 2011, am început
cercetările, s-au făcut interceptări din care a rezultat că acesta căuta, racola femei, pe care
le plasa contra cost cunoscuţilor. Sumele percepute variază între 20 şi 200 de lei, dar puteau
fi şi alte câştiguri - un plin de benzină sau o masă la restaurant. Activitatea acestuia a avut
loc până în ianuarie 2012, victime sunt 11 tinere, care au fost audiate săptămâna trecută’, a
precizat Lucia Borda.

AGERPRES

1.5.89 Conflict la Acățari între candidații PCM și UDMR (2012-05-22 06:14)

Candidatul Partidului Civic Maghiar (PCM) la Primăria Acăţari, Bartha Jeno, consilier local,
l-a acuzat luni, într-o conferinţă de presă, pe primarul Osvath Csaba, candidat pentru aceeaşi
funcţie din partea UDMR, că l-ar fi agresat în urmă cu o seară, în satul Roteni. Bartha a susţinut
că în urmă cu o zi s-a aflat în campanie electorală la Roteni şi că seara, la ora 21,45, primarul
Osvath Csaba l-ar fi coborât dintr-o maşină şi l-ar fi lovit cu piciorul. Acesta a susţinut că nu
l-a jignit pe primar şi nici nu a reacţionat în vreun fel acestei agresiuni, preferând să apeleze
la medicul legist pentru eliberarea unui certificat constatator, constatându-se o leziune la
piciorul stâng. ’Domnul Osvath m-a lovit cu piciorul (...) Nu am spus niciun cuvânt şi nici nu am
reacţionat la agresivitatea domnului primar. Nu e prima oară când agresează cetăţenii acestei
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comune, sunt mulţi, dar sunt foarte puţini care vor să susţină acest lucru în faţa instanţei, sunt
oameni intimidaţi în toată regula (...) Eu, familia mea, colegii candidaţi ne simţim în pericol şi
expuşi la agresivitatea domnului Osvath Csaba. Cunosc foarte bine situaţia din comună, dl. Os-
vath este primar de 12 ani, eu susţin şi menţin cele afirmate, că şi în comuna Acăţari trebuie să
existe statul de drept şi să se schimbe legea junglei care se aplică acolo’, a arătat Bartha Jeno.

De cealaltă parte, primarul comunei Acăţari, Osvath Csaba, a precizat că nu l-a întâlnit pe
Bartha Jeno în urmă cu o seară, că nu l-a agresat şi că ’totul este o minciună fantastică şi o
calomnie’. ’Ieri (duminică - n.r.) am avut inaugurarea noii primării, am avut o grămadă de
musafiri, iar aseară am mers acasă întrucât s-a produs un deces în familie. Nici nu l-am văzut
(pe Bartha - n.r.) ieri. Acest om de 10 ani tot candidează la primărie şi nu poate să câştige.
Eu, în schimb, nu am nici măcar afişe electorale în comună, cu excepţia a două fotografii de
pe panoul de afişaj din centrul comunei’, a precizat Osvath Csaba.

Un alt incident relatat de Biro Zsolt, candidatul PCM la preşedinţia Consiliului Judeţean Mureş a
fost cel de la Chibed, unde candidatul PCM, Cserei Gabriel, a fost ameninţat cu moartea chiar
în curtea sa de un presupus membru al UDMR. Potrivit Inspectoratului de Poliţie al Judeţului
Mureş, incidentul de la Chibed a fost reclamat de candidatul PCM, se fac cercetări pentru
violare de domiciliu şi ameninţări şi că scandalul dintre cei doi ar fi pornit de la o grămadă
de nisip. În privinţa unui alt incident de la Chibed, în care UDMR a acuzat faptul că primarul
Sandor Dosa (UDMR) a fost atacat cu o sapă de reprezentantul Partidului Civic Maghiar în
comisia electorală locală, Endre Orban, PCM Mureş a precizat că agresorul nu este membru al
partidului şi nici nu reprezintă formaţiunea în niciun birou electoral.

AGERPRES

1.5.90 CJAS - lista furnizorilor de servicii paraclinice (2012-05-22 06:24)

Casa Județeană de Asigurări de Sănătate Mureș a dat publicității lista furnizorilor de servicii
paraclinice și sumele contractete. Sunt alocați aproximativ 278.000 de lei pentru analize
de laborator, 4.300 lei pentru anatomo patologie, 126.000 pentru radiologie, 4.200 pentru
radiologie dentară și 40.400 lei pentru echografii. lista furnizorilor de astfel de servicii este
disponibilă pe site-ul CJAS Mureș, [1]aici.

C.H.

1. http://www.casmures.ro/comunicate.php?id=239
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1.5.91 Bilanțul Nopții Muzeelor: mii de vizitatori (2012-05-22 08:10)

Evenimentul din acest an a întrecut cu mult aşteptările organizatorilor, depăşind temerile
legate de vremea care nu se anunţa tocmai bună, de concurenţa cu Festivalul Berii Bavareze
şi cu Finala Ligii Campionilor. Încă de la primele ore ale dimineţii, sălile de expoziţie au fost
asaltate de grupuri de elevi, de părinţi sau bunici, cu copii mari şi mici. Muzeele au fost
deschise de la ora 9,00, iar primele activităţi care se adresau copiilor, şi nu numai, au început
în Cetatea din Tg-Mureş de la ora 10,00, apoi de la ora 13,00 la Muzeul de Ştiinţele Naturii, la
Muzeul de Etnografie şi la Muzeul de Artă. Aici, doritorii au realizat mozaicuri multicolore, au
modelat în lut, au desenat pe hârtie colorată sau pe pânză impresiile sau dorinţele lor legate
de muzeu, au fost pictaţi pe faţă şi transformaţi în personaje de poveste , au cautat “comori”
ca arheologii, sau « dinozauri » ca paleontologii, s-au costumat în dinozauri şi s-au “luptat” ca
ei, au pictat vase de ceramică, s-au căţărat “ca alpiniştii” pe peretele artificial, au învăţat să
pregătească şi să tipărească hârtie manuală, au redescoperit muzeul prin puzzle, au învăţat
să cânte la instrumente muzicale tradiţionale, au realizat expoziţii, sau au participat în echipe
la concursul despre orașul nostru. Fluxul a fost continuu, cu greu s-au putut închide atelierele
în jurul orei 17,00.

Numărul celor care au admirat expoziţiile a fost mare, cu un maxim între orele 15,00-18,00
când au dominat familiile cu copii, iar apoi altul în intervalul 22,00 - 2,00, cândmajoritari au fost
tinerii. Palatul Culturii a fost de departe campionul numărului de vizitatori, aici se află de altfel
şi cele mai multe expoziţii şi galerii de artă, dar nici celelalte muzee nu au fost neglijate; chiar
si Cetatea Medievală, în renovare şi ascunsă de cortul celor de la Festivalul Berii a fost pur şi
simplu asaltată de publicul curios să descopere activităţile muzeale și expoziția nou vernisată.

În acest an am încercat să contorizăm numărul vizitatorilor cu ajutorul biletelor la tombolă,
însă estimările noastre care aveau la bază numărul participanţilor din anul trecut, au fost
depăşite, biletele la tombolă epuizându-se până la ora 22,00. Evenimentul Noaptea Muzeelor,
bucurându-se de un program generos cu expoziţii noi şi evenimente interactive, a reuşit
să convingă peste 20.000 de iubitori de cultură să treacă pragul Muzeului Judeţean Mureş :
14.500 de targumureşeni au vizitat expoziţiile din Palatul Culturii, iar dintre aceştia 4000 au
vizitat Galeria de Artă Românească, 4000 au trecut prin Sala Oglinzilor, 2500 prin Galeria de
Artă Maghiară, 2000 prin expozițiile de istorie și arheologie și 2000 au participat la proiecția
3D. Cetatea Medievală s-a bucurat de vizita a 2000 de oameni, Muzeul de Etnografie şi Artă
Populară de 1800, iar Muzeul de Ştiinţele Naturii de 1700.

Cei care au participat la vernisaje, lansarea de carte sau activităţi, depăşeşte cifra de 20.000
de concitadini. Probabil unii dintre ei au fost la toate expoziţiile, sau activităţile, oricum
numărul participanţilor este impresionant.

Sursa: Muzeul Județean Mureș
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1.5.92 Concert Byron sâmbătă la J’ai Bistrot (2012-05-22 10:52)

Sâmbătă, 26 mai, de la ora 21:30 byron concertează la J’ai Bistrot. Cei de la byron
sunt în plin turneu național de promovare a celui mai nou DVD – Live Underground, filmat în
Salina Turda la peste 100 de metri sub pământ.

DVD-ul Live Underground este produs în parteneriat cu Empire Video Production și cu partic-
iparea HBO Romania. Acesta conține cele două concerte susținute de byron în salina Turda
(unplugged pe insula de sare și electric în amfiteatru, în total 100 de minute de muzică) plus
un documentar despre salină prezentat de Marius Florea Vizante, un making-of, o galerie
foto, comentariul audio al trupei și alte surprize (aproape 30 de minute de materiale bonus).
Invitatul special al celor de la byron a fost Nicu Alifantis, iar în concert a fost interpretata și o
piesă nouă, care va aparea pe urmatorul disc de studio: Running in Circles.

Live Underground a avut premiera TV pe HBO Romania, fiind primul concert românesc difuzat
de catre renumitul post. Pe 2 iunie la București va avea loc și lansarea materialului în format
Blu-ray, pentru cei ce doresc o calitate impecabilă a sunetului și a imaginii. Puteti urmări un
preview aici: http://youtu.be/I-qAzakseuc

Costul biletului de intrare este de 15 lei.

1.5.93 Mureșeanul Radu Roatiș demis de la ANSVSA (2012-05-22 11:10)

[1] Mureșeanul Radu Roatiș a fost demis de premierul Victor Ponta din funcția de președinte
cu rang de secretar de stat al Autorității Naționale Sanitare Veterinare și pentru Siguranța
Alimentelor. Comunicatul de presă al Guvernului precizează:

Primul-ministru Victor Ponta a semnat, astăzi, decizia privind eliberarea din funcţia
de preşedinte, cu rang de secretar de stat, al Autorităţii Naţionale Sanitare Vet-
erinare şi pentru Siguranţa Alimentelor a lui Roatiş Cheţan Radu(...). Deciziile
primului-ministru intră în vigoare la publicarea în Monitorul Oficial al României.

Radu Roatiș a fost numit în această funcție încă din 2007, de către premierul Călin Popescu
Tăriceanu. Mai apoi a fost demis din funcție de premierul Emil Boc, a dat în judecată Guvernul,
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a avut câștig de cauză, iar în 2010, același premier Emil Boc a fost nevoit să-l reinstaleze în
funcție.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/307.jpg

1.5.94 Peste 20 de angajați la negru depistați în 3 zile (2012-05-22 14:08)

Peste 20 de muncitori care lucrau la negru pe diferite şantiere de construcţie au fost
depistaţi, în doar trei zile, de inspectorii de muncă din judeţul Mureş, în cadrul campaniei
naţionale de inspecţie a muncii în domeniul construcţiilor.
’În cele trei zile ale campaniei, echipele de control ale Inspectoratului Teritorial de Muncă
Mureş au verificat, la nivelul întregului judeţ, 31 angajatori (...) fiind depistate 22 persoane
care prestau activitate fără forme legale şi au sancţionat 15 angajatori în domeniul relaţiilor de
muncă. În aceste cazuri au fost aplicate 20 de sancţiuni contravenţionale, din care 8 amenzi
pentru muncă fără forme legale şi 12 sancţiuni aplicate pentru încălcarea altor prevederi
legale, valoarea totală a amenzilor ridicându-se la 155.300 lei’, se arată într-un comunicat de
presă semnat de Andrei Mureşan, şeful ITM Mureş.

Potrivit documentului, ITM Mureş a întocmit o sesizare către Parchetul Târgu Mureş, de
constatare a infracţiunii pentru primirea la muncă a mai mult de 5 persoane fără contract
individual de muncă. Pe parcursul acţiunii, inspectorii au mai constatat 108 deficienţe şi au
dispus tot atâtea măsuri pentru remedierea acestora. Controlul a avut ca principale obiective
identificarea şi combaterea cazurilor de muncă nedeclarată, precum şi verificarea modului în
care se respectă prevederile legale de securitate şi sănătate în muncă.

Pe durata celor trei zile ale campaniei naţionale, echipele ITM Mureş au sancţionat 22 de an-
gajatori pentru nerespectarea prevederilor legale de securitate şi sănătate în muncă, aplicând
35 de sancţiuni contravenţionale, dintre care 12 amenzi şi 23 avertismente, în valoare totală
de 84.000 lei.

AGERPRES

1.5.95 Bujorii de la Zau de Câmpie în circuitul turistic? (2012-05-22 14:11)

Grupul de Acţiune Locală (GAL) ’Zona de Câmpie’, format din 13 comune şi oraşul Sărmaşu, îşi
propune elaborarea unui proiect pentru includerea în circuitul turistic a Rezervaţiei de Bujori
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de Stepă de la Zau de Câmpie, unică în ţară. Anunţul a fost făcut, marţi, de Călin Valter,
vicepreşedintele Asociaţiei GAL ’Zona de Câmpie’, în cadrul conferinţei de lansare a activităţii
Grupului de Acţiune Locală. Primarul comunei Zau de Câmpie, Alexandru Iurian, membru
al comitetului director al asociaţiei, a precizat la rândul său că prin GAL Zona de Câmpie
se doreşte scoaterea din anonimat a Rezervaţiei de Bujori de Stepă, care se întinde pe 3,5
hectare şi care a fost înfiinţată în anul 1932 de academicianul Alexandru Borza, considerat
fondatorul şcolii româneşti de Botanică.

Cei doi au arătat că strategia de dezvoltare locală a GAL ’Zona de Câmpie’ vizează un teritoriu
omogen cu o suprafaţă de 693,15 km2 şi deserveşte o populaţie de 42.590 locuitori din
comunele Band, Grebenişu de Câmpie, Sânpetru de Câmpie, Valea Largă, Miheşu de Câmpie,
Zau de Câmpie, Tăureni, Sânger, Pogăceaua, Papiu Ilarian, Iclănzel, Râciu, Şăulia şi oraşul
Sărmaşu.

Călin Valter a precizat că prin acest grup de acţiune locală se vor putea accesa fonduri
europene nerambursabile în valoare de 2,3 milioane de euro prin intermediul programului
LEADER şi că măsurile de finanţare sunt destinate investiţiilor în agricultură şi dezvoltare
rurală în scopul stimulării dezvoltării teritoriale, a conservării culturii şi tradiţiilor specifice.
Vicepreşedintele asociaţiei a mai arătat că pentru exerciţiul financiar european 2014-2020,
rolul GAL-urilor va fi unul major, în sensul că proiectele se vor depune la aceste grupuri şi nu
la Agenţia de Plăţi pentru Dezvoltare Rurală şi Pescuit (APDRP), că evaluarea nu va mai dura
un an cum se întâmplă în prezent şi că rolul APDRP va fi doar acela de decontare a lucrărilor
executate în cadrul acestor proiecte.

AGERPRES

1.5.96 Fetele de la FCM joacă miercuri Finala Cupei României
(2012-05-22 14:20)

Miercuri 23 mai, de la ora 11, la Centrul de Fotbal al Federaţiei Române de Fotbal, de la Buftea,
se va disputa finala Cupei României la fotbal feminin. În ultimul act se vor întâlni FCM Feminin
Tîrgu-Mureş şi CFF Olimpia Cluj-Napoca. Iniţial partida trebuia să se desfăşoare pe Naţional
Arena, în deschiderea finalei Cupei României Timişoreana, Rapid – Dinamo. Până la urmă,
finala fetelor se va juca la Buftea.

Cele două formaţii s-au întâlnit şi duminică, în etapa a III-a a play-off-ului Ligii 1. Clujencele
de la Olimpia s-au impus cu 3-0 (1-0). Fetele pregătite de Secheş Carol speră să obţină mâine
mult dorita revanşă. Iată cum s-au calificat cele 2 echipe în finala competiţiei:

Optimi de finală:
FCM Feminin – Navobi Iaşi 12-0
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CFF Olimpia – UTA Arad 16-0

Sferturi de finală:
CFF Olimpia – CSŞ Târgovişte 11-0
Metalul Vlăhiţa – FCM Feminin 1-9

Semifinale:
CFF Olimpia – CS Brazi 10-0
Alice &Tunes Piteşti – FCM Feminin 0-6

Sursa: Biroul de presă al FCM Tîrgu-Mureş

1.5.97 UAT participă cu spectacole la FITS 2012 (2012-05-23 05:00)

Festivalul Internațional de Teatru de la Sibiu, ajuns în acest an la cea de-a XIX-a ediție,
este cel mai important eveniment de gen din România și al treilea eveniment de gen din
Europa. Iubitorii de teatru pot lua parte în perioada 25 mai 2012- 3 iunie 2012 la peste 300 de
evenimente cu participanți din 70 de țări. Universitatea de Arte din Tîrgu-Mureș va participa
pentru prima oară cu trei spectacole la Festivalul Internațional de Teatru de la Sibiu.

Astfel, în prima zi a Festivalului, vineri, 25 mai 2012, ora 22.00, la CAVAS- Centrul de Cercetări
Avansate în Domeniul Artelor Spectacolului, se va juca spectacolul Opera ţărănească /
Parasztopera de Pintér Béla şi Darvas Benedek, regia: Porogi Dorka, spectacol al studenților
masteranzi ai Universității de Arte din Tîrgu-Mureș.

Sâmbătă, 26 mai 2012, ora 22.00, la CAVAS - Centrul de Cercetări Avansate în Domeniul
Artelor Spectacolului, studenții masteranzi ai Facultății de Arte în Limba Română, vor juca pe
scena sibiană spectacolul Iadul este amintirea fără puterea de a mai schimba ceva, de Jonas
Gardell, regia Dana Lemnaru.

Duminică, 27 mai 2012, ora 22.00, la CAVAS - Centrul de Cercetări Avansate în Domeniul
Artelor Spectacolului, se va juca spectacolul Buzunarul cu pâine / Kenyérrel a zsebben de
Matei Vișniec, regia Patkó Éva, spectacol realizat în cadrul Atelierului de Creație al Universității
de Arte din Tîrgu-Mureș.

Sursa: UAT
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1.5.98 Off-Road Mures Trophy 2012 (2012-05-23 05:02)

Asociația Off-Road Club Mureș organizează cea de-a zecea ediţie a concursului automo-
bilistic Off-Road Mureş Trophy, in perioada 14-17 iunie 2012. Pentru acest an, locaţia de
campare este în tabăra de corturi de la Ibăneşti-Pădure, comuna Ibăneşti, judeţul Mureş,
coordonate GPS: 46°45’13.40" N, 25°04’18.78" E. Off-Road Mures Trophy 2012 va alinia
la start clasele EXTREM, OPEN şi STANDARD. La cele 3 clase concursul se desfăşoară în
sistemul echipaj-individual, un echipaj fiind format dintr-un pilot şi un copilot. La fel ca şi la
celelalte ediţii, concursul se va desfăşura pe baza unui road-book. Documente necesare la
prezentarea la concurs:

• Act de identitate

• Permis de conducere valabil pentru pilot

• Licenţă de sportiv pilot/navigator eliberată de Federaţia Română de Automobilism Sportiv.

• Declaraţie notarială din partea ambilor părinţi pentru minorul care va avea funcţia de
copilot.

Înscrierea în competiţie se poate realiza on-line, accesând www.offroadclubmures.com sau

direct la locul de campare, în data de 14 iunie 2012. Taxa de participare per concurent este

de 650 lei şi cuprinde taxa sportivă (dreptul de participare la competiţie), locul de campare

(cort/rulotă, cu posibilitate de racordare la reţeaua de energie electrică din tabără), masa (mic

dejun, cina/prânz şi gustare în traseu), în conformitate cu programul de competiţie. Taxa de

participare per însoțitor este de 350 lei şi cuprinde locul de campare şi masa (mic dejun şi

cină/prânz), în conformitate cu programul de competiţie. Taxele de participare pot fi achitate

în contul: RO82BTRL02701205115908XX deschis la Banca Transilvania Tîrgu-Mureş.

Programul competiției

Joi – 14 iunie

- 17.00 - 23.00 - Sosire concurenţi, înscrieri, cazare
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- 17.00 - 23.00 - Verificare tehnică

- 21.00 - 22.00 - Cina

Vineri – 15 iunie

- Mic dejun,

- Şedinţa tehnică

- Start in ziua I de competiţie

- Cina

Sâmbătă – 16 iunie

- Mic dejun

- Şedinţa tehnică

- Start in ziua a II-a de competiţie

- Cina

Duminică – 17 iunie

- Mic dejun

- Şedinţa tehnică

- Proba de Trial

- Prânz

- Festivitate de premiere

Programele orare pentru fiecare zi de competiţie vor fi afişate la locul de cazare.

Sursa: Asociația Off-Road Club Mureș
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1.5.99 City’us în finala Campionatului Naț. de futsal (2012-05-23 05:10)

City’us Tîrgu-Mureş s-a calificat în finala Campionatului Naţional de futsal, după ce a învins
cu 15-2 pe ACS Od. Secuiesc, în partida a doua a semifinalei. Partida din Sala Sporturilor nu
a avut practic istoric. După ce Csoma a deschis scorul în minutul 2, oaspeţii au egalat prin
Birtalan, după numai 1 minut. Acesta a fost singurul moment al jocului în care, cele 2 formaţii
s-au aflat la egalitate. După golul lui Fl. Matei, din lovitură de penalitate, de la 6 metri, City’us
s-a dezlănţuit şi a mai marcat de alte 6 ori până la pauză, prin: Ignat (14), Fl. Matei (15), Szocs
(17), Mimi Stoica (18), Cristi Matei (18) şi Daniel Raymond (20).

În repriza secundă, jucătorii de la City’us şi-au păstrat pofta de gol şi au înscris de alte 7 ori,
prin R. Radu (26), Nicuşan (27, 37), Fl. Matei (30), Lupu (35), Csoma (37) şi Daniel Raymond
(38). Avalanşa de goluri la poarta oaspeţilor a fost întreruptă doar în minutul 32, la golul lui
Mihaly. Rezultat final, City’us – Od. Secuiesc 15-2 şi după victoria cu 13-2 din jocul de la
Odorhei, tîrgumureşenii se califică în finală cu scorul general de 2-0.

În cealaltă semifinală a Campionatului Naţional Spicom Sf. Gheorghe a învins şi în al doilea
joc pe United Galaţi, cu scorul de 6-4 şi s-a calificat în finală. Astfel, titlul va fi decis în disputa
dintre campioana en-titre City’us Tîrgu-Mureş şi Spicom Sf. Gheorghe, formaţie aflată pentru
prima dată în ultimul act. Finala Campionatului Naţional, ediţia 2011-2012, se va disputa după
sistemul 2 victorii din 3 jocuri. Prima înfruntare va avea loc luni, 28 mai, de la ora 20, la Sf.
Gheorghe. Partida a doua este programată la Tîrgu-Mureş, luni 4 iunie, de la ora 20. Ambele
partide vor fi transmise în direct de Digi Sport. În cazul în care, după cele 2 jocuri, scorul va fi
egal, partida decisivă se va disputa tot la Tîrgu-Mureş.

FINALA CAMPIONATULUI NAŢIONAL

Luni, 28 mai – ora 20.00 – Sala Sporturilor Sf. Gheorghe - Finala Meci 1:
Spicom Sf. Gheorghe - City’us Tîrgu-Mureş

Luni, 4 iunie – ora 20.00 – Sala Sporturilor Tîrgu-Mureş - Finala Meci 2:
City’us Tîrgu-Mureş - Spicom Sf. Gheorghe

1.5.100 Program încărcat de 1 iunie la Sighișoara (2012-05-23 05:15)

Primăria Sighișoara a pregătit un program încărcat pentru Ziua Internațională a Copilului.
Manifestările încep de dimineața de la ora 10 și se termină abia spre după-amiază. Programul
anunțat este următorul:
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ora 10.00 Biblioteca municipală „Zaharia Boiu”
Gimnaziul de Stat „Nicolae Iorga”: "Lumea mirifică a copilăriei"- expoziţie de carte şi recital
de poezie

ora 11.00 Centrul oraşului - Parada copiilor

ora 11.30 Piaţa Octavian Goga
Desene pe asfalt
Spectacol :
Recital Fanfara Sighişoara

ora 12.00 Program artistic susţinut de grădiniţe:
Grădiniţa Pinocchio: „O lume minunată”
Grădiniţa Sophie’s Kindergarten: „Bucuria copiilor”
Grădiniţa cu Program Normal nr. 1: „Zâmbete de copii”
Grădiniţa cu Program Prelungit nr. 1: „Cântec, joc şi voie bună”
Grădiniţa cu Program Normal nr. 2: „Program muzical”
Grădiniţa cu Program Normal nr. 3: „Dans modern”
Grădiniţa Târnava: „Cântecele copilăriei”
Grădiniţa cu Program Normal nr. 6: „Dans german”
Grădiniţa Viilor: „Să fii copil e lucru serios”
Grădiniţa cu Program Normal nr. 7: „Dans şi cântec”

ora 14.00 Program artistic susţinut de şcoli:
Gimnaziul de Stat ˝Zaharia Boiu˝: ˝Povestea cetăţii˝
Gimnaziul de Stat ˝Aurel Mosora˝: ˝Parada personajelor din poveşti˝
Liceul ˝Joseph Haltrich˝: ˝Micuţul Häwelmann˝de Theodor Storm
Gimnaziul de Stat ˝Victor Jinga˝: ˝A fost odată ca niciodată˝
Gimnaziul de Stat ˝Nicolae Iorga˝: ˝Fascinaţia copilăriei˝, menuet
Gimnaziul de Stat ˝Octavian Goga˝: ˝Divina comedie˝, dans tematic
Gimnaziul de Stat ˝Miron Neagu˝: ˝Vacanţă la bunici˝, dans
Şcoala Generală ˝Radu Popa˝: ˝Povestea anotimpurilor˝, montaj artistic
Trupa ˝Cameleon˝: ˝Să nu iubeşti˝, teatru antic

1.5.101 Concert Compact în Jazz & Blues Club (2012-05-23 05:20)

[1] Miercuri, 30 mai, de la ora 21:00 Jazz &Blues Club găzduiește concertul trupei Compact.
Biletul de intrare costă 30 de lei - tarif normal sau 25 de lei - pentru studenți.

Trupa Compact s-a înființat în anul 1977 și câțiva ani mai târziu a devenit una din cele mai
populare din România. Se numără printre acelea puține trupe, care au participat, înainte de
1989, la turnee în stăinătate. Între timp, trupa s-a destrămat, apoi s-a reînființat de mai multe
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ori. Membrii actuali ai trupei sunt: Paul Ciuci (chitară solo), Aurel „Lelut” Vasilescu (tobe),
Adrian „Coco” Tinca (chitară bass) și Adrian Kiselef (clape).

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/COMPACT.jpg

1.5.102 FCM - Avântul Reghin 4-0 (2012-05-23 05:25)

Într-un meci amical disputat duminică la Tîrgu-Mureș, FC Municipal Tîrgu-Mureș a învins
formația Avântul Reghin cu scorul de 4 la 0. Pentru FCM au marcat Apostu, Buș și Pădurețu de
două ori.

1.5.103 Important - anunț Punctul! (2012-05-23 06:31)

Din motive obiective independente de redacția Punctul, numărul viitor (377), programat
să apară la punctele de difuzare a presei luni, 28 mai, va apărea cu o zi mai târziu - marți
29 mai. Ne cerem scuze pentru eventualele inconveniente create!

Redacția săptămânalului Punctul

1.5.104 Ponta solicitat să refuze reînhumarea lui Nyro Jozsef
(2012-05-23 06:46)

Mai multe societăţi culturale şi civice din Transilvania îi solicită premierului, într-o
scrisoare deschisă, să dea aviz negativ reînhumării scriitorului maghiar Nyiro Jozsef pe
teritoriul României, considerând că această acţiune contravine legislaţiei româneşti şi eu-
ropene.’Societăţile culturale şi civice, mai jos semnate, considerând că acţiunea întreprinsă
sub patronajul Parlamentului ungar de a aduce pe teritoriul românesc cu mare fast si cu onoruri
osemintele unui fascist declarat, Nyiro Jozsef, responsabil de tragediile românilor si evreilor
din Transilvania ocupată prin Dictatul de la Viena din perioada 1940-1944 vă solicită ca în
termenul cel mai scurt să daţi avizul negativ desfăsurării acestui act sfidător la adresa naţiunii
române, pe teritoriul României, acţiune care contravine legislaţiei româneşti şi europene’, se
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arată în scrisoarea deschisă remisă AGERPRES.

În document se mai arată că această solicitare ’este întreprinsă în memoria miilor şi miilor de
copii, femei şi bătrâni nevinovaţi care au căzut pradă terorii horthysto-fasciste sprijinită cu
toată convingerea şi pe multiple planuri de către Nyiro Jozsef, condamnat pe veci de istorie
şi care trebuie să rămână pentru totdeauna un exemplu negativ pentru toţi cei care, cu
talent sau nu în literatură sau în artă, intenţionează să mai gireze de acum încolo un sistem
antidemocratic si criminal’.

Societăţile culturale şi civice semnatare ale scrisorii deschise subliniază faptul că scriitorul
Nyiro Jozsef s-a pus în slujba propagandei promovată de Hitler şi Horthy iar demersul de
reînhumare a acestuia în România este un act imoral care lezează demnitatea societăţii
românesti, inclusiv a cetăţenilor de etnie maghiară de bună credinţă. ’Nyiro Jozsef s-a
pus în slujba propagandei ’noii ordini mondiale’ promovată de Hitler si de Horthy, cu toate
consecinţele acesteia şi a girat legile rasiale în Parlamentul ungar, inclusiv cele din timpul lui
Szalasi. Departe de a fi un act cultural, acesta este un act profund imoral, care lezează bunul
simţ si demnitatea societăţii noastre democratice românesti, inclusiv a cetăţenilor de etnie
maghiară de bună credinţă’, se precizează în finalul scrisorii deschise.

Aceasta este adresată primului ministru al României, Victor Ponta, ministrului Afacerilor
Externe, Andrei Marga şi ministrului de Interne, Ioan Rus. Semnatarele documentului sunt
Centrul European de Studii Covasna-Harghita, Despărţământul Cluj al Astrei, Societatea
Cultural-Patriotică ’Avram Iancu’ din România, Societatea Culturală Pro-Maramures ’Dragos
Vodă’ din Cluj-Napoca, Societatea Culturală Carpatica Cluj-Napoca, Societatea Cultural-
Stiinţifică ’George Bariţiu’ Cluj-Napoca, Fundaţia ’Mihai Viteazul’ Sfântu Gheorghe, Fundaţia
Naţională Neamul Românesc - Filiala Covasna şi Liga Cultural Crestină ’Andrei Saguna’ Sfântu
Gheorghe

Ministerul Afacerilor Externe şi-a exprimat, marţi, la solicitarea AGERPRES, dezacordul faţă
de reînhumarea scriitorului Nyiro Jozsef în România, precizând că activitatea acestuia indică
o atitudine antisemită. ’MAE a comunicat deja părţii ungare poziţia autorităţilor române,
respectiv dezacordul faţă de reînhumarea lui Nyiro Jozsef în România. Partea română a arătat
că activitatea politică a lui Nyiro Jozsef din perioada 1941 - 1945 indică o atitudine de extremă
dreaptă, anti-semită şi de colaborare cu un regim fascist’, arată MAE într-un răspuns acordat,
marţi, la solicitarea AGERPRES.

Reînhumarea scriitorului maghiar Nyiro Jozsef ar urma să aibă loc la sfârşitul acestei săptămâni,
la Odorheiu Secuiesc şi este coordonată de Parlamentul Ungariei. Rămăşiţele sale pământeşti
ar urma să sosească în ţară în data de 26 mai, cu un tren special, cu care vin şi pelerinii
la marea procesiune de Rusaliile catolice de la Şumuleu-Ciuc. În programul făcut public de
organizatori, o fundaţie din Odorheiu Secuiesc, se arată că rămăşiţele scriitorului maghiar vor
fi purtate în procesiune prin mai multe oraşe din Harghita, înainte de a fi reînhumate, cum ar
fi Miercurea Ciuc, Gheorgheni şi Odorheiu Secuiesc.

Evenimentul are şi un site pe internet, informaţii putând fi aflate la adresa
http://www.szekelyapostol.com.
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AGERPRES

1.5.105 Demonstrație aeriană, sâmbătă la Tîrgu-Mureș (2012-05-23 06:51)

Sambata, 26 mai, la Tirgu Mures are loc „Sky is not the limit 2012”, demonstratie aeriana
aflata la cea de a-III-a editie, organizata de Aeroclubul Romaniei.

1.5.106 Geanina Cărbunariu revine cu un spectacol nou, la UAT
(2012-05-23 09:44)

Marți, 29 mai 2012, ora 19.00 și miercuri 30 mai 2012, ora 19.00, Teatrul Studio al Universității
de Arte din Tîrgu-Mureș, va fi gazda spectacolului X milimetri din Y kilometri, un spectacol de
Gianina Cărbunariu, producție a ColectivA - proiect realizat cu sprijinul Administrației Fondului
Cultural Național.

X milimetri din Y kilometri e un spectacol de Gianina Cărbunariu, video - Ciprian Mureșan,
asistent de regie - Alexandra Felseghi. În distribuție se regăsesc Toma Dănila, Paula Gherghe,
Mădălina Ghițescu și Rolando Matsangos. Producția aparține ColectivA și este realizat cu
sprijinul Administrației Fondului Cultural Național.

Spectacolul va fi însoțit de fiecare dată de discuții cu publicul. Intrarea la spectacol este
liberă, în limita locurilor disponibile.

Sursa: UAT

1.5.107 19.000 de mureșeni au buletinele expirate (2012-05-23 12:14)

La începutul lunii mai, în judeţul Mureş existau în evidenţe 19.194 persoane cu acte de
identitate expirate, se arată într-un comunicat de presă al Direcţiei Judeţene de Evidenţă
a Persoanelor Mureş, dat publicităţii miercuri. Potrivit documentului, din cele 19.194 de
persoane cu acte de identitate expirate, 4.279 persoane le au expirate de anul acesta, iar alte
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14.915 persoane au actele expirate din anii anteriori.

Acest fapt se întâmplă deşi legea prevede că înainte cu cel mult 180 de zile de expirarea
termenului de valabilitate a actului de identitate, dar nu mai puţin de 15 zile, titularul sau
reprezentantul legal al acestuia are obligaţia să solicite serviciului public comunitar local
de evidenţă a persoanelor eliberarea unei noi cărţi de identitate. În judeţul Mureş numărul
persoanelor cu drept de vot este de 485.706.

AGERPRES

1.5.108 SMURD se extinde anul acesta cu 3 baze noi (2012-05-23 12:15)

Serviciul Mobil de Urgență, Reanimare și Descarcerare (SMURD) se va extinde în viitorul
apropiat cu cinci noi baze de operare, pe lângă cele deja existente în județul Mureș. Fonda-
torul SMURD spune că serviciul se va extinde la nivelul întregii țări, însă revenind la județul
Mureș este în vedere amplasarea de noi baze de operare la Rîciu, Zau de Câmpie, Luduș,
Bălăușeri și Miercurea Nirajului. Raed Arafat e declarat pentru Punctul că anul acesta
ținta este deschiderea a minim 3 noi baze. Dintre cele 3, una singură este sigură, cea de la
Rîciu, care va fi operabilă în câteva săptămâni. În rest, niciuna din celelalte 4, respectiv Zau
de Câmpie, Luduș, Bălăușeri și Miercurea Nirajului nu sunt sigure, în prezent derulându-se
analize privind oportunitatea și posibilitatea de dotare cu aparatură, precum și angajarea de
personal medical necesar.

C.H.

1.5.109 Lansarea candidaților USL la Reghin (2012-05-24 06:11)

Uniunea Social Liberală anunță evenimentul de lansare a candidaţilor pentru Primăria şi
Consiliul local Reghin. Lansarea candidaţilor USL Reghin va avea loc vineri, 25 mai 2012,
începând cu ora 19:00, la Casa de Cultură Eugen Nicoară din Reghin.
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1.5.110 Obligativitatea limbii române - o problemă pentru PCM
(2012-05-24 06:47)

Conducerea Partidului Civic Maghiar (PCM) Covasna consideră ’discriminatorie’ legea
adoptată recent de Senat care impune obligativitatea cunoaşterii limbii române de către toţi
angajaţii din sistemul de stat. Liderul PCM Covasna, Kulcsar Terza Jozsef a declarat miercuri,
în cadrul unei conferinţe de presă, că orice persoană angajată într-o instituţie de stat trebuie
să aibă cel puţin studii liceale şi o diplomă de bacalaureat, prin urmare se subînţelege că a
susţinut examenul de Limba română şi a luat notă de trecere. În consecinţă, spune liderul
PCM, noile prevederi legale referitoare la testarea salariaţilor reprezintă un ’act de discrim-
inare’.”Dacă ai diplomă de bacalaureat înseamnă că ai luat notă de trecere la limba română
şi nu mai ai nevoie de un alt examen. Dacă se cere încă un examen în plus, e discriminatoriu’,
a declarat liderul PCM.

Acesta a ţinut să menţioneze că, din punctul său de vedere, ar fi absolut obligatoriu ca toţi
funcţionarii publici care lucrează în judeţele Covasna şi Harghita să cunoască nu doar limba
română, ci şi limba maghiară. ’Eu cred că în Secuime fiecare angajat ar trebui să cunoască
limba maghiară. Trăim în Secuime, unde minoritatea maghiară este prezentă într-un procent
de 75 %, deci, este halucinant dacă cineva spune că nu trebuie să cunoască limba maghiară.
Dacă vine Janos bacsi sau Mari neni (nenea Janos sau tanti Mari -n.r) de la Micfalău sau
de la Bixad, care s-au născut pe vremurile când aici nu era România şi din acest motiv nu
cunosc limba română, atunci cum se vor descurca într-o instituţie publică? Deci legea e
nedemocratică’, a conchis Kulcsar Terza Jozsef.

Proiectul de lege adoptat luni de Senat, care aduce modificări Codului Muncii, prevede că
încadrarea salariaţilor în instituţiile, autorităţile publice şi alte unităţi bugetare se face numai
prin concurs sau examen, după caz, şi cu îndeplinirea condiţiilor de bază ca orice persoană
angajată pe teritoriul României să cunoască limba română, scris şi vorbit. ”Pe teritoriul
României toţi angajaţii statului trebuie să cunoască limba română la nivelul B sau C, în funcţie
de poziţia ocupată”, se precizează în expunerea de motive. Potrivit legii, orice persoană care
constată că există angajaţi din sistemul bugetar care nu cunosc limba română pot sesiza în
scris instituţiile în cauză sau cele ierarhic superioare, urmând ca salariaţii reclamaţi să fie
examinaţi în maxim 15 zile de la depunerea sesizării.

Propunerea legislativă urmează să fie transmisă spre dezbatere Camerei Deputaţilor.

AGERPRES

1.5.111 FCM află sâmbătă dacă rămâne în Liga I (2012-05-24 06:53)

Sâmbătă 26 mai se decide dacă FCM rămâne în Liga 1 a Campionatului Național de Fotbal.
Cea mai discutată variantă ar fi un baraj în trei între FCM Tîrgu-Mureș și ocupantele locului 3
716 ©2024 www.punctul.ro



1.5. MAY BlogBook

din cele două serii ale ligii secunde. Detalii [1]aici.

1. http://fcm-tirgumures.info/2012/05/sambata-se-decide-daca-fcm-targu-mures-ramane-in-liga-1/

1.5.112 Filme documentare cu intrare liberă la Arta (2012-05-24 08:28)

Asociaţia K’ARTE împreună cu British Council demarează la Târgu Mureş,joi, timp de zece
săptămâni, Proiectul ’British Documentary’, în cadrul căruia vor fi prezentate gratuit cele mai
bune documentare contemporane, premiate la Festivalul Grierson din Marea Britanie.

’Timp de 10 săptămâni proiectăm câte un documentar, în fiecare zi de joi, de la ora 19.00, la
Cinema Arta din Târgu Mureş. Filmele au subtitrare în limba română, iar intrarea este liberă.
Proiectul ’British Documentary’ urmăreşte familiarizarea publicului român cu cele mai bune
documentare britanice contemporane’, precizează un comunicat de presă al Asociaţiei K’ARTE.

Potrivit organizatorilor, pe 24 mai, va fi prezentat documentarul ’Exit Through The Gift Shop’,
pe 31 mai - ’Requiem For Detroit’, pe 7 iunie - ’Welcome to Lagos’, pe 14 iunie - ’David
Hockney A Bigger Picture’, pe 21 iunie - ’Wonders Of The Solar System’, pe 28 iunie - ’The
Trials of Robert J. Oppenheimer’, pe 5 iulie - ’Only When I Dance’, pe 12 iulie - ’Enemies Of
The People’, pe 19 iulie - ’Moving To Mars’, iar pe 26 iulie va rula ’Soundtrack For A Revolution’.

AGERPRES

1.5.113 Dirtyphonics, Viţa de Vie, Electric Fence la Peninsula
(2012-05-24 11:20)

Stilurile cele mai variate sunt din nou bine reprezentate la cel mai mare festival din
România – Peninsula – care va primi în august vizita unor francezi nebuni de drum and bass,
precum şi a unor formaţii consacrate şi aşteptate de fani!

Francezii Dirtyphonics, adică Charly, Thomas, Pho şi Pitchin s-au adunat în 2006 să pompeze
sânge proaspăt în drum and bass şi rezultatul a fost că au reuşit să răvăşească acest stil cu
seturile lor live de neîntrecut, cu muzica lor care nesocoteşte total graniţele. Petrecerile lor
sunt un aliaj de muzica electronică antrenantă şi atmosfera concertelor rock, iar ca producători
sunt adevărate talente: cei mai proeminenţi DJ de dnd şi dubstep folosesc melodiile lor la
platane, iar staruri precum Skrillex, Crystal Method sau Nero colaborează cu ei la remixuri.
Fanii băieţilor din Paris nu vor primii anul acesta doar primul album Dirtyphonics ci aşteaptă
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cu nerăbdare şi petrecerea de la Penisnula: ei vor închide ediţia cu numărul zece al celui mai
mare festival din România, la Terasă.

Viţa de Vie împlineşte 15 ani, prilej cu care trupa a declarat 2012 ca fiind anul lor festiv. Prin
urmare, fiecare concert va însemna o sărbatoare a muzicii strânse în decursul celor 15 ani şi
un semn de mulţumire celor care au fost alaturi de ei în tot acest timp, fanilor Viţa de Vie. Şi
pentru că peninsularii sunt fani declaraţi Viţa de Vie, vom sărbărtori pe 24 august alături de
Adi Despot şi trupa, zece ani de Peninsula!

Început ca un demers menit să demonstreze că muzica şi geografia sunt chestiuni distincte şi
incompatibile, Electric Fence este o poveste care încă se scrie, iar muzica lor este o călătorie
multidimensională în jurul pământului, în 90 de minute care merită ascultată, simţită, văzută.

Trupele din Ungaria prezente la Peninsula 2012 sunt legendarii Republic – care vor concerta
pe scena mare în prima zi de festival – inconfundabilii Kistehén – programaţi pe 24 august –
şi cea mai cunoscută trupă de reggae din Ungaria, LB 27, care va cânta tot pe 24 august.

Cele mai proaspete informaţii despre cea de a zecea ediţie a Festivalului Peninsula le puteţi
găsi şi anul acesta pe pagina oficială www.peninsula.ro, precum şi pe pagina de Facebook a
evenimentului. Biletele pentru Peninsula 2012 au fost puse în vânzare în reţeaua de magazine
Eventim şi pe www.eventim.ro. Până pe 1 august costul unui abonament este de 100 de lei şi
a unui bilet de o zi 40 de lei, iar după această dată, respectiv în timpul desfăşurării evenimen-
tului, tichetul valabil 4 zile va costa 150 de lei, iar cel de o zi – 60 de lei. Festivalul Peninsula
2012 va avea loc între 23 şi 26 august pe malul Mureşului, în vecinătatea Complexului de
Agrement Weekend din Târgu Mureş.

Sursa: Biroul de Presă al Peninsula

1.5.114 Frătean prefect - Brișcaru lider interimar PSD Mureș
(2012-05-24 15:31)

Vineri, 25 mai, de la ora 14:00, Alexandru Petru Frătean va fi învestit în funcția de prefect
al județului Mureș. Acesta vine să-ș înlocuiască pe Valentin Bretfelean, învestit în funcție de
fostul Cabinet Boc. Din cauza numirii în funcția de prefect, Alexandru Petru Frătean a fost
nevoit să demisioneze din funcțiile politice pe care le avea, respectiv cea de președinte PSD
Mureș.

„Am demisionat deja încă de duminică pentru că așa e normal, așa e legea. Exact cum
prevede statutul, va fi un interimat până la alegerile de anul viitor. Conform statutului
secretarul executiv este președinte interimar”, spunea astăzi fostul lider PSD Mureș Petru
Frătean. Așadar, conform statutului PSD, noul președinte al organizației Mureș este Cornel
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Brișcaru, el urmând să asigure perioada de interimat până la alegeri.

C.H.

1.5.115 Un autocar a luat foc în drum spre Sovata (2012-05-25 10:09)

Un autocar cu pasageri a luat foc, vineri, în jurul orei 9,45, pe Drumul Naţional 13 A,
Bălăuşeri-Sovata. Potrivit Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă Mureş, pasagerii au reuşit
să coboare din autocar înainte ca focul să se extindă. Potrivit ISU, incidentul s-a produs pe DN
13 A, la kilometrul 1, între Bălăuşeri şi Călimăneşti, circulaţia fiind blocată pe ambele sensuri.
Autocarul este înmatriculat în Ungaria, iar pasagerii se deplasau la Şumuleu Ciuc, pentru
slujba de Rusalii.

Circulaţia a fost reluată, în jurul orei 10,25. Potrivit Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş,
cei 71 de pasageri şi cei doi şoferi au reuşit să coboare din autocar înainte ca focul să se
extindă. Din primele cercetări reiese că autocarul a luat foc în mers, posibil din cauza unui
scurt circuit la instalaţia electrică, au ars o parte din bagaje, precum şi mare parte din planşeul
autovehiculului.

Sursa: AGERPRES

1.5.116 Festivalului “ Zilele Şcolilor de Arte” ediția a zecea (2012-05-25 10:13)

Timp de două zile, Palatul Culturii din Tîrgu-Mureş, va găzdui a XI a ediţie a Festivalului “ Zilele
Şcolilor de Arte”, organizat de Centrul Judeţean pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică,
secţia Şcoala Populară de Arte. Festivalul are loc în intervalul 28-29 mai, 2012. În cadrul aces-
tui festival vor evolua elevi ai Şcolilor Populare de Arte din judeţele ALBA, BISTRIŢA-NĂSĂUD,
BRĂILA, CLUJ, DÂMBOVIŢA, DOLJ, MARAMUREŞ, MUREŞ, SUCEAVA . Evenimentul va cuprinde
o expoziţie de arte plastice vernisată la Galeria de Artă situată la parterul complexului com-
ercial Mureş Mall şi două spectacole de muzică clasică, uşoară, populară, precum şi coregrafie.

Programul festivalului :

Ziua I - luni 28 mai
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ora 17:00 Vernisaj expoziţie Arte Vizuale (Galeriade Artă, parter Mureş Mall)

ora 18:00 Spectacol Secţiunea Muzică Clasică şi Coregrafie

Ziua a II a - marţi 29 mai

ora 17:00 Spectacol Secţiunile Muzică Uşoară, Muzică Populară şi Coregrafie

Intrarea este liberă.

Sursa: Centrul Judeţean pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică

1.5.117 UDMR reclamă amenințări la Acățari (2012-05-25 14:29)

Staff-ul de campanie al UDMR Mureş a anunţat, vineri, într-un comunicat de presă, că pe
poarta primarului din Acăţari, Osvath Csaba, a fost găsit împlântat un cuţit în afişul electoral al
acestuia, gest considerat de autorii comunicatului ca fiind o ameninţare. ’Şoc pentru membrii
familiei primarului din Acăţari, Osváth Csaba! În dimineaţa acestei zile (vineri -n.r.) ei au
fost foarte neplăcut surprinşi să descopere că în cursul nopţii cineva a lipit poza acestuia
pe poarta casei lor şi a fixat un cuţit în chipul lui. Soţia, panicată, a anunţat imediat poliţia.
Menţionăm că Osváth Csaba este plecat din localitate. UDMR Mureş consideră cele întâmplate
o ameninţare foarte dură la adresa primarului, această ameninţare fiind foarte probabil în
strînsă legătură cu incidentul de duminică (când acesta a fost acuzat că l-ar fi agresat pe
candidatul PCM, Bartha Jozsef -n.r.)’, se arată în comunicatul UDMR.

Purtătorul de cuvânt al Inspectoratului Judeţean de Poliţie Mureş, Livia Popa, a declarat că în
cauză a fost deschisă o anchetă, pentru distrugerea materialelor electorale. ’E vorba de un
afiş electoral format A3 cu poza primarului. A fost deschisă o anchetă, deocamdată pentru
distrugerea, deteriorarea unui material electoral, care se pedepseşte cu amendă de la 600 la
1.000 de lei. Poliţia face verificări în acest caz, catalogat ca incident electoral clar’, a spus
Livia Popa. Aceasta a arătat că există deja un cerc de suspecţi, însă nu a dat detalii.

AGERPRES
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1.5.118 Guvernul analizează redeschiderea unor spitale (2012-05-25 14:48)

[1] Ministrul Sănătăţii, Vasile Cepoi, a declarat vineri, într-o conferinţă de presă susţinută la
Târgu Mureş, că se analizează redeschiderea unor spitale şi că unităţile sanitare care au fost
închise ’eronat’ vor fi redeschise, însă cazurile de acest gen sunt puţine. ’Acolo unde s-a închis
un spital sau nu mai funcţionează la ora actuală - sau nu s-a închis, spitalul există şi n-a fost
nici desfiinţat măcar, dar nu mai funcţionează, deci populaţia respectivă nu mai beneficiază
de nişte servicii medicale - se pune întrebarea: serviciile medicale pe care spitalul respectiv
le acorda erau de nivel de servicii de spital sau nu? Dacă vom constata că erau într-adevăr
servicii spitaliceşti şi atunci a fost eronat întreruptă activitatea acelui spital, vom permite
să se refacă, dacă este posibil, dacă constatăm că are resursele necesare. Dar în această
situaţie vor fi foarte puţine spitale, pentru că majoritatea nu acordau servicii spitaliceşti, ele
acordau servicii de tip ambulator, doar că, fiind numit spital, fiind în relaţie contractuală cu
Casa, pacienţii respectivi dormeau acolo’, a arătat Vasile Cepoi.

Ministrul a menţionat că se analizează propunerile autorităţilor locale şi că, în funcţie de
rezultatul acestor analize, va decide dacă se înfiinţează centre de sănătate multifuncţionale
sau dacă se redeschid spitalele. ’Am solicitat cu o lună în urmă informaţii despre care este
nivelul, dotarea fiecărui spital în parte, ce s-a întâmplat cu aparatura respectivă - dacă există
acolo, dacă este funcţională ş.a.m.d. - acum am solicitat iarăşi autorităţilor locale de acolo
informaţii despre ce resurse umane au, ce propuneri au, cum doresc să facă. Analizăm
propunerile lor şi în funcţie de rezultatul acestor analize, vom decide dacă înfiinţăm centru de
sănătate multifuncţional sau dacă eventual redeschidem spitalul’, a subliniat ministrul, care a
precizat că eventualele costuri de redeschidere vor fi suportate de comunităţile locale.

AGERPRES
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1.5.119 Concertele programate de Zilele Târgumureșene (2012-05-28 06:56)

JOI 31 MAI

Concert Busu 18.00
Concert Formaţia Corax
Concert Formaţia Bronx
Concert Formaţia Kontrax
Concert: Keresztes Ildiko şi Defender
Concert Formaţia Holograf

VINERI 1 IUNIE
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Program pentru copii
„Copiii- Florile oraşului” 9,30
Ansamblurile Societăţii Culturale Mioriţa
Ansamblul Sonnenschein al Colegiului Naţional „Alexandru Papiu Ilarian„
Ansamblul folcloric Israel 17.00
Recital Ciprian Istrate
Recital Leontina Pop
Concert formaţia Kush Kush
Concert Radu Ille
Concert formaţia Dupla Kave
Concert Formaţia Autostop MS
Concert Formaţia Cargo

SÂMBĂTĂ 2 IUNIE

Concurs de cântece populare, jocuri şi dansuri populare maghiare pentru copii 10,00
Societatea Culturală Mioriţa 17.00
Ansamblu Israel
Recital Nelu Şopterean
Recital Ileana Moldovan
Recital Ileana Moroşanu
Recital Vigh Agnes
Recital Cristian Pomohaci
Recital Pap Péter Junior
Concert formţia Fly Project
Concert Formaţia Zanzibár
Concert Formaţia Vama

DUMINICĂ 3 IUNIE

Şcoala Generală Voiniceni- Dans popular 16.00
Ansamblul Cununiţa
Ansamblul Zestrea
Paul Cristian Mureşan
Ansamblul Bekecs din Miercurea Niraj
Ansamblul Stejărelul
Recital Ionuţ Fulea
Recital Kilyen Ilka
În Recital: Ovidiu Olari, Veronica Macarie, Sergiu Cipariu, Ioan Bocşa
Concert Formaţia Voltaj
Concert Formaţia Edda
Concert Formaţia IRIS
Foc de artificii 22.00
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1.5.120 Tabără de creație pentru tineri la Sînvasii (2012-05-28 08:22)

Asociaţia Divers cu sprijinul Departamentului pentru Relaţii Interetnice organizează în cadrul
programului "Diversitatea – O Şansă în Plus pentru Viitor" o tabără de creaţie interculturală
pentru tineri cu scopul realizării "Calendarului Diversităţii 2013". Organizatorii oferă 9 locuri
gratuite în tabăra de creaţie care se desfăşoară la Sînvasii, judeţul Mureş în perioada 29 iulie-4
august 2012.

Ocuparea locurilor din tabără se va face în baza unei selecţii de către organizatori. Pentru
a participa la selecţie tinerii (14-20 ani) care doresc să participe la această tabără trebuie
să trimită o lucrare realizată (desen, grafică, pictură, etc) în format electronic (fotografie
sau imagine scanată a lucrării) însoţită de o scrisoare de intenţie de participare la realizarea
Calendarului Diversităţii şi o scrisoare de angajament a părinţilor prin care sunt de acord cu
această participare. Creațiile realizate în tabără vor fi expuse la Expoziția de creații vizuale
începând cu 4 august 2012.

Totodată se lansează și un concurs național de fotografie cu tematica prezentării diversității
etnoculturale din România pentru tineri cu vârste cuprinse între 14 și 20 ani din toată țara.
Dintre autorii lucrărilor înscrise la concurs vor fi selectați 3 participanți în tabăra de creație de
artă vizuală interculturală de la Sînvasii. Selecția se va face de către un juriu de specialitate
și reprezentant al Asociației Divers. Din lucrările trimise la concurs vor fi selectate și filele
Calendarului ”Diversitatea” 2013 care vor fi expuse la Expoziția de creații vizuale începând cu
4 august 2012. Se acceptă fotografii în culori, sau alb negru, în format digital de minim 300
dpi, care vor fi mărite la dimensiunea de 30 x 40 cm. Un concurent poate să trimită maximum
10 fotografii pe suport electronic CD sau DVD sau la adresa de e-mail al asociației. Fotografiile
trebuie să fie însoțite de următorul borderou de înscriere completat:

Nr. crt. Numele autorului Titlul fotografiei Adresa de contact e-mail/nr. telefon

Suportul electronic nu va fi înapoiat autorului. Fotografiile pot fi folosite în publicațiile editate
de asociație cu menționarea autorului și titlul fotografiilor. Cei care se înscriu în concurs
acceptă automat această condiție. Înscrierea la selecție se poate face până în data de 8 iunie
2012 ora 17.00 prin poșta electronică la adresa: divers@divers.org.ro, persoana de contact
dna Elena Cârdei, 0736-644048. În anexă se află programul taberei. Informaţii suplimentare
şi despre activitatea Asociaţiei Divers se pot găsi pe www.divers.org.ro.

Programul taberei, 29 iulie – 4 august 2012

29 iulie
14,00 Sosire participanţi la Tîrgu Mureș
14,00 – 19,00 Itinerar intercultural Tîrgu Mureș: Palatul Culturii, Muzeul Etnografic, Biblioteca
Teleki, Biserici, Cetatea
19,00 Cazare şi cină la Sînvasii
20,00 Foc de tabara - Formarea grupei

30 iulie
7,00 – 8,00 Mic dejun
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8,00 – 19,00 Excursie interculturala
20,00 Cina

31 iulie – 2 august
8,00 – 9,00 Mic dejun
9,00 – 14,00 Ateliere de lucru
14,00 Prânz
15,00 – 16,00 Program liber
16,00 -19,00 Ateliere de lucru
20,00 Cina
21,00 Foc de tabără intercultural

3 august
8,00 – 9,00 Mic dejun
9,00 – 14,00 Ateliere de lucru
14,00 Prânz
15,00 – 17,00 Program liber
17,00 -19,00 Spectacol intercultural creativ artistic
20,00 Cina
21,00 Foc de tabără intercultural

4 august
8,00 – 9,00 Mic dejun
9,00 – 10,00 Transfer la Tîrgu Mureș
9,00 – 13,00 Pregătire Expoziție creații vizuale la Tîrgu Mureș
13,00 Vernisaj Expoziție creații vizuale la Tîrgu Mureș
14,00 Plecare

Sursa: Asociația Divers

1.5.121 Se inaugurează Stația de Epurare Ungheni (2012-05-28 09:07)

Joi, 31 mai 2012, la ora 10 am, se inaugurează una din cele mai mari si importante investiții
realizate în ultimii ani în Ungheni. Este vorba de Stația de Epurare Ape Uzate Ungheni, proiect
demarat în 2010 și finalizat de curând. Valoarea investiției se ridică la suma de 2,74 milioane
lei plus TVA, din fonduri provenite de la Ministerul Mediului și Padurilor, precum și de la bugetul
local.

Sursa: Primăria Ungheni
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1.5.122 Cod galben de ploi până marți la ora 16:00 (2012-05-28 09:14)

Administrația Națională de Meteorologie a emis o nouă atenționare Cod Galben de Ploi,
valabilă și pentru o parte din județul Mureș. Potrivit acesteia „în intervalul mentionat, in
Muntenia, Dobrogea, Moldova, precum si in sud-estul Transilvaniei si zona Carpatilor Orientali
va ploua abundent, iar cantitatile de apa vor depasi pe arii relativ extinse 20...25 l/mp si izo-
lat 40...50 l/mp. Vor fi posibile descarcari electrice, intensificari ale vantului si izolat grindina”.

C.H.

1.5.123 11even - povești de succes spuse de protagoniștii lor
(2012-05-28 09:35)

Miercuri, de la ora 17:00 la Hotel Grand are loc a doua ediție a 11even, un eveniment de
educare și dezvoltare umană, unde puteți asculta 11 povești despre curaj și bucurie direct
de la oameni a căror viață e un model. Vor vorbi Gheorghe Bratu - expeditia Paramongols,
Orlando Szasz - Renania, Anca Pescaru - Director General Grand Hotel, Dr. Simona Bratu
- Medic Primar SMURD Mures, Vlad Rădescu - Director Teatrul Nottara Bucuresti, Călin Biriș
- Marketing Director Triluliu.ro, Cora Muntean Jurnalist, Pr. Siviu Negruțiu, Nicolae Pop,
Ioan Astăluș - Artist, Sorina Bota - Publicist.

Biletele pot fi achiziționate de pe site-ul evenimentului http://11even.ro/2012/bilete/ sau de
la persoana de contact Daniel Cheletes (0755316234). Prețul unui bilet este de 30 lei – ce
asigură accesul la sesiunile de prezentări, coffee break și welcome drink iar pentru suma de
60 lei aveți acces și la After Cocktail.

1.5.124 Runcan nu mai poate fi administrator la Aeroport (2012-05-28 12:28)

Actualul director al aeroportului Ștefan Petru Runcan a picat testul de limba engleză
pentru ocuparea funcției de administrator executiv, președinte al Consiliului de Administrație
al Regiei Autonome Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș. Rezultatele au fost publicate de
către Consiliul Județean (CJ) pe site-ul propriu, CJ fiind instituția în subordinea căruia se află
aeroportul. Ștefan Petru Runcan a obținut un punctaj de 75,00 de puncte, pe baza căruia a
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fost declarat respins. La evaluare au mai luat parte consilierul județean PDL Mihail Poruțiu
și consilierul local Peti Andras, ambii fiind admiși la această probă preliminară, primul cu un
punctaj de 97,16 puncte, iar al doilea cu 81,50 puncte. Membrii comisiei de evaluare au fost
Daniela Dima (preșdinte), Bartha Iosif și Elena Popa.

Ștefan Petru Runcan nu a putut fi contactat pentru o declarație în acest sens. Procedura de
concurs afișată pe site-ul Aeroportului Transilvania Tîrgu-Mureș impune trei condiții specifice
candidaților pentru funcția de administrator executiv. Acestea sunt:

• Studii superioare economice, juridice sau tehnice;
• Experienta de cel putin 5 ani in domeniul de activitate al Regiei Autonome "Aero-
portul Transilvania" si/sau in activitatea de administrare de societati comerciale
ori regii autonome;

• Cunostinte de limba engleza, nivel "avansat" (se vor verifica prin test prealabil
si eliminatoriu).

Verificarea cunoștințelor la limba engleză este doar prima din cele trei etape de concurs
pentru ocuparea acestui post, însă este și eliminatorie. Pentru cei rămași în concurs, urmează
etapa de evaluare a abilităților manageriale și cea de evaluare a cunoștințelor teoretice din�
bibliografia recomandată.

C.H.

1.5.125 Samba a luat cupa! (2012-05-28 19:14)

Baza sportivă Ronchin a găzduit finalele celei de-a 5-a ediţii a Campionatului de Minifotbal
din Târnăveni, de această dată dotat cu „Cupa României”. Sutele de spectatori prezenţi la
Finala Mare a Campionatului de Minifotbal au aplaudat la scenă deschisă şi evoluţia majoretelor
„Sunshine” de la Liceului Teoretic Andrei Bârseanu. Frumoasele dansatoare au fost recent
premiate la Olimpiada Naţională, unde au obţinut locul 5 pe ţară.

Finala mică disputată între echipele Infinity SC şi Frumoasa a fost câştigată de Infinity cu
scorul de 4 la 3 (2-1), iar finala mare a competiţiei, jucată între Samba şi Coral Plast, a decis
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care este câştigătoarea campionatului, echipa Samba, scor final 5-1 (1-1). Cele patru finaliste
au fost premiate astfel: Locul I şi câştigătoarea trofeului, Samba a primit suma de 700 de lei,
Coral Plast situată pe locul II a primit 400 de lei, Infinity care a obţinut locul III – 200 de lei şi
Frumoasa situată pe locul IV – 100 de lei.

Câştigătoarea cupei va putea participa la Turneul naţional Cupa României care se va disputa
la Iaşi în perioada 28 iunie – 1 iulie. Celelalte echipe care s-au prezentat până la finalul
campionatului au fost premiate de primarul Adrian Matei cu câte o diplomă şi o sticlă de bere,
primind următoarele titluri:

• UAT PROD ARDEAL – Cea mai luptătoare echipă

• PANATINAIKOS – Cea mai tehnică echipă

• STROIA GROUP – Echipa Fair Play

• BOTORCA – Cea mai echilibrată echipă

• FC CORNEŞTI – Cea mai curajoasă echipă

• COSMOS – Cea mai ambiţioasă echipă

Mircea Barbu

1.5.126 Rămas bun, CL (2012-05-28 19:18)

Ultima şedinţă a actualului Consiliul Local Municipal din Reghin se va desfășura în data de

29 mai, de la ora 16 şi nu va fi deloc una scurtă sau uşoară…dar probabil va fi una festivă.

Cei 19 aleşi îşi vor lua rămas bun de la ultimul mandat pe fondul ordinii de zi care include 16

puncte. Ultimul dintre acestea va fi dedicat capitolului Diverse, iar penultimul unei informări

privind situaţia Căminului Cultural din cartierul Iernuţeni.

Buget şi delegaţii
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Primele trei proiecte de hotărâre se referă la rectificarea Bugetului General al Primăriei pe anul
2012, aprobarea contului de execuţie al bugetului de venituri şi cheltuieli al aceleiaşi instituţii
pentru trimestrul I din acest an precum şi la aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe
anul 2012 a SC RAGCL SA Reghin.

Ordinea de zi a acestei ultime întâlniri ne dezvăluie faptul că oficialităţile reghinene se

pregătesc de sezonul delegaţiilor. Astfel, unul dintre punctele documentului în cauză se referă

la aprobarea deplasării delegaţiei municipiului Reghin în localitatea Poynton din Anglia în

perioada 2-4 iunie. În delegaţie pleacă şi Ansamblul de dansuri populare „Doina Mureşului”

care urmează să participe la Festivalul Internaţional de folclor din Turca, în perioada 11-16

iulie 2012.

Zilele reghinene şi Campionat de fitness

Membri Consiliului Local se vor pronunţa şi asupra organizării unei licitaţii publice cu strigare,
necesară în vederea desfăşurării Zilelor municipiului. Licitaţia respectivă vizează ocuparea
domeniului public cu un Parc de distracţii. Zilele reghinene din acest an se vor desfășura în
perioada 6-8 iulie. Un alt proiect de hotărâre se referă la aprobarea participării municipiului
Reghin, în calitate de coorganizator, la Campionatului Naţional de Fitness, eveniment sportiv
ce urmează a se desfăşura în Reghin în cursul lunii septembrie 2012.

Consilierii vor vota apoi evaluarea anuală a managementului aplicat Bibliotecii Municipale
„Petru Maior”, dar şi transmiterea în administrarea Spitalului Municipal „dr. Eugen Nicoară” a
două locuinţe de serviciu.

Emeșe Ardelean

Ioana Craciun (2012-06-27 10:26:47)
Ultima şedinţă a actualului Consiliul Local Municipal din Reghin se va desfășura în data de 29
mai, de la ora 16 şi nu va fi deloc una scurtă sau uşoară…dar probabil va fi una festivă. Cei 19
aleşi îşi vor lua rămas bun de la ultimul mandat pe fondul ordinii de zi care include 16 puncte.
Ultimul dintre acestea va fi dedicat capitolului Diverse, iar penultimul unei informări privind situaţia
Căminului Cultural din cartierul Iernuţeni. Buget şi delegaţii Primele trei proiecte de hotărâre se
referă la rectificarea Bugetului General al Primăriei pe anul 2012, aprobarea contului de execuţie
al bugetului de venituri şi cheltuieli al aceleiaşi instituţii pentru trimestrul I din acest an precum şi
la aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pe anul 2012 a SC RAGCL SA Reghin. Ordinea de
zi a acestei ultime întâlniri ne dezvăluie faptul că oficialităţile reghinene se pregătesc de sezonul

728 ©2024 www.punctul.ro



1.5. MAY BlogBook

delegaţiilor. Astfel, unul dintre punctele documentului în cauză se referă la aprobarea deplasării
delegaţiei municipiului Reghin în localitatea Poynton din Anglia în perioada 2-4 iunie. În delegaţie
pleacă şi Ansamblul de dansuri populare „ Doina Mureşului” care urmează să participe la Festivalul
Internaţional de folclor din Turca, în perioada 11-16 iulie 2012. Zilele reghinene şi Campionat de fitness

Ioana Craciun (2012-06-27 10:27:16)
Zilele reghinene şi Campionat de fitness Membri Consiliului Local se vor pronunţa şi asupra organizării
unei licitaţii publice cu strigare, necesară în vederea desfăşurării Zilelor municipiului. Licitaţia
respectivă vizează ocuparea domeniului public cu un Parc de distracţii. Zilele reghinene din acest an
se vor desfășura în perioada 6-8 iulie. Un alt proiect de hotărâre se referă la aprobarea participării
municipiului Reghin, în calitate de coorganizator, la Campionatului Naţional de Fitness, eveniment
sportiv ce urmează a se desfăşura în Reghin în cursul lunii septembrie 2012. Consilierii vor vota apoi
evaluarea anuală a managementului aplicat Bibliotecii Municipale „Petru Maior”, dar şi transmiterea
în administrarea Spitalului Municipal „dr. Eugen Nicoară” a două locuinţe de serviciu.

1.5.127 Biroul Electoral de Circumscripţie funcţionează (2012-05-28 19:24)

Pentru desfăşurarea în condiţii de legalitate deplină a alegerilor locale din luna iunie,

preşedintele Biroului Electoral de Circumscripţie Nr. 5 Iernut, Dan Seviciu şi locţiitoarea

Mariana Făgărășan au convocat, la sediul Biroului, pe reprezentanţii formaţiunilor politice şi

pe candidaţii independenţi pentru desemnarea a şapte persoane în Biroul Electoral.

Consens deplin

Pentru constituirea Biroului au fost prezenţi Szekely Tiberiu şi Daniel Ogrean (USL), Balázs
Imre şi Szakacs Elisabeta Magdalena (UDMR), Gelu Vlassa şi Simona Elena Turcu (PNG-CD),
Ovidiu Tiberiu Cormoş şi Daniel Părău (PP-DD). Reprezentanţii formaţiunilor politice au făcut
propuneri care au fost acceptate, astfel că în Biroul Electoral de Circumscripţie au fost cuprinşi
Szekely Tiberiu şi Pantics Attila Csaba – USL, Szakacs Elisabeta Magdalena şi Balázs Imre –
UDMR, Gelu Vlassa – PNG – CD, Alexandru Vlas – APM şi Ovidiu Tiberiu Cormoş – PP-DD.

S-a procedat la completarea BEC 5 Iernut în ordinea descrescătoare a numărului de candidaţi
propuşi de fiecare partid politic, alianţă electorală sau politică, la care s-a adăugat candidatul
la funcţia de primar, precum şi candidatul pentru funcţia de preşedinte al Consiliului Judeţean.
Cererile PRM şi ale PCM care ar fi dorit să propună reprezentanţi în Birou nu au fost rezolvate
favorabil întrucât PRM a depus cererea după expirarea termenului prevăzut de lege, iar PCM
nu participă cu listă de candidaţi în Circumscripţia Electorală Iernut.

Prin dispoziţie de primar au fost nominalizate persoanele cu atribuţii în domeniul organizatoric,
secretariat, informatic şi de amenajare a secţiilor de votare: Adrian Rus, secretarul oraşului,
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Aurelia Baghiu, Kiraly Zitta, Szekely Csaba şi Zamfira Ţiţiu. În lista permanentă şi cea comple-
mentară sunt cuprinşi aproape 7.900 de cetăţeni cu drept de vot, dar până la 10 iunie, lista se
actualizează.

Ioan A. Borgovan

1.5.128 Casa pensionarilor (2012-05-28 19:36)

[1] În județul Mureș sunt peste 150 de mii de pensionari. Drepturile, obligațiile și rezolvarea
problemelor, toate țin de Casa de Pensii a județului Mureș păstorită în acest moment de Ileana
Morent. Ce trebuie să știe pensionarii, care sunt drepturile, dar și obligațiile lor, și ce rol
are până la urmă Casa de Pensii în comunitatea mureșeană, am încercat să aflăm în cele ce
urmează…

Casa Judeţeană de Pensii Mureş asigură aplicarea unitară a legislaţiei din domeniul pensiilor

şi asigurărilor sociale de stat, precum şi din domeniul asigurărilor pentru accidente de muncă

şi boli profesionale la nivelul judeţului Mureş. CJP Mureş este condusă de directorul executiv

(Ileana Morent), împreună cu directorul adjunct pe linie de Direcţie economică, evidenţă

contribuabili şi Direcţia stabiliri şi plăţi prestaţii. Casa de Pensii Mureş are un număr de 87

de angajaţi: 9 posturi de conducere (trei directori, directorii adjuncți fiind Neagoe Eugenia –

Direcția stabiliri pensii și Chiorean Manuela – Direcția economică, şi şase şefi de serviciu) şi 78

de posturi de execuţie.

Stabilirea pensiilor

„În ceea ce priveşte activitatea desfăşurată în domeniul stabilirii pensiilor, pe anul 2012 au
fost depuse la casa de pensii un număr total de 994 de cereri de pensii (pensii la limită de
vârstă, pensii de invaliditate, pensii de urmaşi, pensii anticipate, anticipate parţial, recalculare
a drepturilor de pensie), din care soluţionate: 936”, ne-a transmis Morent Ileana, directorul
executiv al CJP Mureş.

În prezent, la nivelul judeţului Mureş se află în plată un număr de 158.166 de persoane având

calitatea de pensionari ai sistemului public. Pe categorii de pensii, situaţia se prezintă astfel:
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stabilite în sistemul public – 138.211 (din care: limită de vârstă – 89.221, anticipată – 289,

anticipată parţial – 2.002, urmaşi – 14.316, invaliditate – 32.383 din care gradul I – 683, gradul

II – 12.066, gradul III – 19.634); pensiile din sistemul public provenite din sistemul de asigurări

sociale al agricultorilor – 19.955.

Pensiile comunitare

Având în vedere că, după 1989, numeroşi mureşeni au plecat în străinătate din diferite motive,
în prezent aceştia, dacă au ajuns la vârsta pensionării, au dreptul la o pensie şi pe baza
anilor lucraţi în străinătate. Astfel, „prin serviciul de pensii comunitare din domeniul stabilirii
pensiilor, instituţia noastră asigură procesul de comunicare dintre solicitant şi instituţiile
abilitate sau dintre organismele de legătură din statele membre UE prin intermediul formu-
larelor europene de legătură în vederea aplicării prevederilor regulamentelor comunitare din
domeniul coordonării sistemelor de securitate socială, în vederea protejării drepturilor de
pensie şi neîngrădirii liberei circulaţii a lucrătorilor emigranţi.

O vastă activitate se referă la primirea, completarea şi transmiterea formularelor europene de

legătură prin care se solicită, de către instituţii similare din străinătate, confirmarea stagiilor

de cotizare realizate în sistemul public de pensii din România. În prezent în plată figurează

un număr de 1.225 de benficiari ai pensiilor comunitare. Iar în anul 2012 au fost depuse 519

dosare”, ne-a informat Morent Ileana.

Bilete de tratament

Anual, CJP Mureş oferă mai multe serii de bilete de tratament în diverse staţiuni ale ţării. Aces-

tea oferă pensionarilor 18 zile de tratament, inclusiv masa şi cazarea, preţul fiind jumătate

din pensia lunară. Acest serviciu este astfel foarte convenabil pentru pensionari, ei trebuind

să plătească suplimentar doar transportul până la staţiune. Pentru anul 2012 Casei de pensii

i-au fost repartizate un număr de 5.383 de bilete. Acestea au fost repartizate în următoarele

staţiuni: Covasna, Buziaş, Tuşnad, Vatra Dornei, Olăneşti, Sângeorz Băi, Slănic Moldova,

Călimăneşti Căciulata, Amara, Bazna, Eforie Nord, Mangalia, Saturn, Moneasa, Sovata, 1 Mai,
©2024 www.punctul.ro 731



BlogBook 1.5. MAY

Băla, Bizusa, Felix, Geoagiu, Herculane, Pucioasa, Sărata Monteoru.

Boli şi incapacitate de muncă

Activitatea compartimentului accidente de muncă şi boli profesionale se derulează începând

cu data de 01.01.2005. Atribuţiile principale ale acestui compartiment sunt: Consilierea

angajatorilor cu privire la securitatea şi sănătatea în muncă; ţinerea evidenţei accidentelor

de muncă şi a bolilor profesionale; elaborarea documentelor pentru plata drepturilor către

asiguraţii care au fost victimele unui accident de muncă sau boală profesională şi solicită

aceste drepturi, după caz (reabilitare medicală şi recuperarea capacităţii de muncă – 131 de

cazuri; indemnizaţie pentru incapacitate temporală de muncă – 82 de cazuri; compensaţii

pentru atingerea integrităţii – 14 solicitări; despăgubiri în caz de deces – două cazuri); avizarea

certificatelor medicale acordat pentru incapacitate temporară de muncă pentru asiguraţii

care au suferit accidente de muncă sau boală profesională. Anul acesta s-au înregistrat 41 de

accidente de muncă şi au fost declarate 6 cazuri de boli profesionale.

Probleme juridice

Compartimentul juridic asigură reprezentarea CJP Mureş la instanţele de judecată în litigiile în
care aceasta este parte, litigii privind: contestţii la decizii de pensionare; contestaţii privind
modul de stabilire şi plată a pensiilor şi indemnizaţiilor; contestaţii la decizii de stabilire a
debitelor rezultate din pensii şi contribuţii de asigurări sociale.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/casa-de-pensii.jpg
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1.5.129 Nava-amiral a flotei BMW, pe piața autohtonă (2012-05-28 19:42)

Începând cu data de 1 septembrie va fi disponibil în România noul BMW Seria 7, considerat

de către constructorul auto german drept cel mai inovator sedan din segmentul maşinilor

de lux. Considerat „nava-amiral„ a flotei BMW, modelul Seria 7 îşi propune să alăture prin

tehnologie avansată o serie de concepte, precum dinamism, eficienţă şi confort. Primele

modificări vizibile sunt noile faruri LED, care conferă automobilului o imagine unică şi o

prezenţă deosebit de puternică.

La interior…

…modificările asigură un nivel de confort crescut printr-o izolare fonică optimizată, îmbunătăţir-

ile şasiului şi suspensiei şi selecţia vastă de echipamente opţionale care includ, în premieră,

şi sistemul de sunet Bang &Olufsen. O altă noutate la interior este afişajul multifuncţional

al instrumentelor, care permite conducătorului să selecteze o varietate de informaţii, şi

display-ul central cu a treia generaţie iDrive, cu un engine grafic mai puternic. Totodată, gama

de sisteme de transmisie noi sau optimizate, care include cel mai puternic motor diesel cu

şase cilindri şi cea de-a doua generaţie BMW ActiveHybrid 7, stabilesc noi standarde privind

performanţele şi eficienţa. Lista de propulsoare este deschisă de noul 730d, care oferă acum

258 cp (190 kW) şi asigură o acceleraţie de numai 6,1 secunde de la zero la 100 km/h în

contextul unor emisii de numai 148g CO2 per km (5,6 litri consum mixt conform standardelor

UE).

Confort

În plus, cu ajutorul sistemelor de ultimă generaţie de la modul de rulare liberă (coasting),
tehnologia hibrid proactivă şi comutatorul Driving Experience Control cu mod ECO PRO
îmbunătăţesc confortul de condus şi eficienţa. Noi puncte de atracţie ale noului BMW Seria
7 sunt reprezentate de ConnectedDrive: cea mai nouă generaţie a sistemului de navigaţie
Professional cu a treia generaţie a sistemului iDrive, BMW Night Vision + Dynamic Light Spot,
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asistare a fazei lungi LED cu efect antiorbire, BMW Parking Assistant, Driver Assistant Plus şi
Active Protection.

Cristina Vancea

1.5.130 Imaturitatea politică (2012-05-28 19:46)

Sunt mai puțin de două săptămâni până la alegeri… Desigur, în numeroase localității
mureșene, câștigătorii pot fi deja „ghiciți”, mă refer la acele sate sau orașe unde anumiți
candidați au deja asigurată simpatia cetățenie, uneori de prea mulți ani. Spun prea mulți
fiindcă poate ar trebui ca și la primării candidaturile să fie restricționate la maxim două
mandate, ca în cazul președinției. Până la urmă, nimeni nu este de neînlocuit… Iar fiindcă
românii se cantonează adeseori, din inerție, în aceleași decizii, mai ales dacă lucrurile nu
merg foarte rău, ei continuă să voteze aceleași persoane, poate de teamă ca lucrurile să nu
se deterioreze în localitatea lor. Foarte rar întâlnim opinii care consideră că lucrurile ar putea
merge și înspre mai bine, că un alt primar ar putea fi și mai bun decât primarul lor „bunicel”.

Dar, pe de altă parte, și această continuitate asigurată de primarii care prind rădăcini în
funcție are avantajele ei. Aceasta deoarece, România suferă intens de lipsa de continuitate,
în toate domeniile: economic, social și politic. Azi vine un ministru al educaţiei și se introduce
clasa zero; după un an vine altul și se scoate clasa zero, dar se introduce un nou examen de
capacitate; peste încă doi ani, se schimba programa pentru Bacalaureat. Și uita așa, ne trezim
cu o generație de elevi din care ne mirăm că jumătate pică Bacul. Iar exemplele pot continua
și pentru alte domenii. Dar nu trebuie să ne mirăm, fiindcă lipsa de continuitate pe termen
lung duce la eșec.

Desigur, continuitatea ar trebui realizată și în cazul în care oamenii din funcțiile importante
se schimbă. Dar acest lucru, din anumite motive, nu se întâmplă în România sau se întâmplă
mai rar decât ar fi normal… Oricum, lipsa de continuitate nu este o scuză pentru imobilismul
electoral al anumitor alegători, care precum am spus, dau votul acelorași candidați din inerție,
din obișnuință.

Probabil lucrurile se vor regla doar odată cu maturizarea și cu responsabilizarea clasei politice
românești, care ar trebui să ajungă la țeluri comune, iar campania lor electorală să se bazeze
pe abilitățile și creativitatea lor în aplicarea acestor țeluri, nu pe promisiuni care este clar că
sunt realizate în primul rând pentru a impresiona alegătorii.

Titi Dălălău
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1.5.131 Reînhumarea fascistului anulată și ciudățenii (2012-05-28 19:49)

La sfârșitul săptămânii trecute, de rusaliile catolice, așa cum vă anunțam cu puțin timp
în urmă, trebuia să se desfășoare reînhumarea fascistului Nyrö József, care în anii ’40 a
fost comandant de grupă teroristă și a contribuit la reprimarea prin acțiuni de o cruzime
ieșită din comun a românilor, evreilor și romilor din Ardeal, ca adept al regimului de teroare
horthystă, instaurat în Ardeal. Însă evenimentul a fost anulat pe fondul atacării în contencios
administrativ a autorizației de reînhumare a lui Nyrö József eliberată de primarul din Odorheiu
Secuiesc de către prefectul de Harghita, Augusta Cristina Urzică.

„Înmormântarea lui Nyrö József nu va mai avea loc, programul nu se va modifica, însă în loc
de înmormântare va fi oficiată o slujbă de pomenire, în memoria scriitorului, şi potrivit ultimei
sale dorinţe, ca măcar sufletul să i se odihnească la Odorheiu Secuiesc. Înmormântarea a
fost anulată pe motiv că dragul nostru de primar a dat o autorizaţie greşită, iar Prefectura a
contestat-o în contencios-administrativ. În acest moment autorizaţia a fost anulată, iar noi
a trebuit să renunţăm la reînhumare. Încă nu ştim dacă primarul a făcut această greşeală
intenţionat sau nu", a spus Molnar Miklos, purtătorul de cuvânt al Partidului Civic Maghiar.

Duminică dimineaţă, în faţa Grădinii Preoţilor din Odorheiu Secuiesc s-au adunat mai multe

persoane, cu flori, care au dorit să aducă un ultim omagiu scriitorului Nyrö József.

Szász Jenő și adeverința de doi lei

Totuși conflictul legat de înhumarea sau nu a fascistului Nyrö József rămâne viu. Liderul PCM,

Szász Jenő a declarat sâmbătă că „Nu mai trăim în Comunism, eu nu cred că tribunalul unei

ţări, într-un stat de drept, stă deschis la ora 00.22, într-o zi de sâmbătă, la dispoziţia prefectului.

De aceea, eu cred că prefectul nu a atacat acest act (autorizaţia de înhumare a lui Nyiro -

n.r.), până luni nu are cum să îl atace şi intenţia de a ataca un act în contencios-administrativ

nu are efecte juridice. Acesta a adăugat că trebuie să verifice dacă adeverinţa de înhumare

intră sau nu în categoria actelor administrative care pot fi atacate de prefect. „Eu cred că o

adeverinţă de doi lei nu este un act administrativ. Când vorbim despre acte administrative,

vorbim despre hotărâri ale Consiliului Local, de dispoziţii de primar, dar nu de adeverinţe de

doi lei". Liderul PCM adăuga că un comunicat de presă al prefectului nu este un act juridic şi

nici nu are efecte juridice.
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Cenușa fantomă

Tot sâmbătă, într-o maşină cu care un oficial ungar se deplasa spre Şumuleu Ciuc a fost
găsită o urnă în care se presupunea că s-ar afla cenuşa scriitorului. Purtătorul de cuvânt al
Poliţiei Judeţene Harghita, Gheorghe Filip, a declarat însă că „Procurorul a dispus desigilarea şi
deschiderea urnei, moment în care s-a constat că aceasta este goală". El a precizat că acest
fapt a fost o surpriză pentru poliţişti întrucât oficialul ungar declarase că în urnă era cenuşă
umană, iar din documentele de însoţire ale acesteia reieşea acelaşi lucru.

Guvernul s-a opus reînmormântării poetului maghiar Nyirő Jozsef la Odorheiu Secuiesc,
deoarece opinia autorităţilor române este că acesta nu poate primi onoruri pentru o activitate
care nu este cazul să fie onorată, potrivit premierului Victor Ponta.

Reînmormântarea poetului maghiar Nyirő Jozsef la Odorheiu Secuiesc era programată să aibă

loc duminică, într-un cadru privat, în conformitate cu legislaţia românească, organizatorii

modificând programul şi renunţând la mai multe evenimente în urma dezacordului exprimat

de MAE român, preciza Ambasada Ungariei la Bucureşti. MAE şi-a exprimat dezacordul faţă de

intenţia oficialităţilor ungare de a aduce în România rămăşiţele lui Nyiro, spre a fi reînhumate

în cadrul unui ceremonial desfăşurat pe parcursul mai multor zile în Gheorgheni, Miercurea

Ciuc şi Odorheiu Secuiesc. Rămăşiţele poetului maghiar decedat la Madrid în 1953 au fost

aduse în Ungaria la iniţiativa Parlamentului de la Budapesta.

Cât despre înhumare…

„Cu siguranţă va fi înhumat la Odorhei, dar altă dată", a declarat Szász Jenő, preşedintele PCM,
care a precizat că urna cu cenuşa lui Nyrö József nu a plecat de la Budapesta.

Cristina Vancea
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1.5.132 Vine bacul cu aparatele pe elevi (2012-05-28 19:55)

Au început înscrierile pentru prima sesiune a examenlui de Bacalaureat. Procedura de
înscriere este relativ simplă. Candidaţii completează o fişă-tip informatizată, la secretariatele
liceelor pe care aceştia le-au absolvit.

Examenul de bacalaureat se va desfăşuta după următorul program:

• 11 - 13 iunie: proba A, de evaluare a competenţelor lingvistice de comunicare orală în
limba română;

• 13 - 15 iunie: proba B, de evaluare a competenţelor lingvistice de comunicare orală în
limba maternă;

• 18 - 22 iunie: proba D, privind evaluarea competenţelor digitale;

• 25 - 27 iunie: proba C, de evaluare a competenţelor lingvistice într-o limbă de circulaţie
internaţională;

• 2 iulie: proba scrisă la limba şi literatura română;

• 3 iulie: proba scrisă la limba şi literatura maternă;

• 4 iulie: proba scrisă obligatorie corespunzătoare profilului;

• 6 iulie: ultima probă scrisă, cea la alegerea profilului şi specializării.

Rezultatele obţinute la examenul de Bacalaureat vor fi afişate în 8 iulie, iar eventualele
contestaţii se pot depune în 9 iulie, în intervalul orar 8:00-12:00. Rezultatele finale vor
fi afişate în 13 iulie. Cea de-a doua sesiune a examenului de Bacalaureat va avea loc în
perioada august-septembrie, iar înscrierile se fac în intervalul 16-20 iulie. Ministrul interimar
al Educaţiei, Liviu Pop, susţine că metodologia de organizare a examenului de Bacalaureat va
prevedea expres ca orientarea camerelor de supraveghere să se facă direct către elevi pentru
a preîntâmpina situaşiile în care aceste camere erau orientate către tavan. Ministrul a spus ca
toate cele 638 de centre de examinare la bacalaureat vor fi dotate cu camere de supraveghere.

Cristina Vancea
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1.5.133 Jakab Hajnalka, campioană naţională de duatlon (2012-05-28 20:00)

[1] Jakab-Benke Hajnalka de la Master Ski &Bike Klub din Tîrgu-Mureş și Ciprian Bălănescu
sportivul Clubului Ride Competition din Timişoara sunt câştigătorii Campionatului Naţional
de Duatlon desfăşurat în Tîrgu-Mureş pe data de 20 mai 2012. Sportivii din Tîrgu-Mureş nu
s-au făcut de ruşine, Mircea Gustav Robert (Jumbo Jet Triathlon Club) terminând pe locul şapte
(2:06:19) şi Szikszai János Brunó (Extrem SK Tusnád) fiind al optelea (2:11:32). Trofeul campi-
onatului la categoria de elită la femei i-a revenit sportivei Jakab- Benke Hajnalka (2:27:34). Pe
locul doi s-a clasat Ștefania Ion de la Olimpia Bucureşti, iar locul trei i-a revenit sportivei Irimia
Raluca lett (CSM Cluj – 2:32:22).

La categoria de elită pentru bărbaţi Ciprian Bălănescu multiplu campion naţional de triatlon

şi duatlon a terminat concursul alcătuit din 10 km de alergare, 40 de km cu bicicletă şi 5 km

de alergare cu un timp de 1:56:55. Pe locul doi s-a clasat Rácz Levente Botond (1:56:55)

sportivul ASK Aluta din Sfântu Gheorghe, iar locul trei i-a revenit camionului multiplu de

ironman Baractuaru Mihai Alin (2:00:04). La sfârşitul concursului Ciprian Bălănescu a declarat

că este mulţumit cu rezultatul, chiar dacă asta a fost unul dintre primele concursuri ale anului.

„Un punct forte al concursului este că a fost organizat în centrul oraşului Târgu-Mureş, astfel

nu numai sportivi ci şi aceată ramură a sportului, duatlonul devine mai aproape de oaameni,

de mureşeni.” La categoria cadeţilor, câştigătorii sunt: Mihail Șerban (Olimpia București –

00:40:31), Kanizsai Levente (CSM Cluj – 00:41:02) şi Civga Robert (CSM Brăila – 00:41:45). La

fete prima s-a clasat Șerbănescu Gabriela (CSM Brăila – 00:48:50), al doilea fost Ungvári Kinga

(Master Ski &Bike Klub – 00:55:09) iar locul trei i-a revenit sportivei Nyulas Orsolya (Master

Ski &Bike Klub – 1:05:32). La categoria de junior la băieţi primul clasat este Szabó Norbert

(Tri-Aluta – 00:56:30), al doilea Dumitru Alexandru (CSM Brăila – 00:58:33) şi al treilea Chindriș

Alexandru (CSM Cluj – 1:01:09). Lângă sportivii de elită au stat la start şi cei amatori, care au

parcurs 5 km de alergare, 20 km de bicicletă şi 2 km de alergare.

Amatorii

În categoria de 20-29 de ani la amatori pe primul loc s-a clasat Cărsteanu Dombi András
(Mountainriders – RO – 1:01:59), al doilea loc a revenit lui Erbs Gil (1:04:54) iar al treilea lui
Páll András (1:05:15). La femei primii s-au clasat Yana Sandieva (Sofia – 1:17:20) şi Karácsonyi
Kinga (1:18:53). În categoria de 30-39 de ani câştigătorii sunt Szász Attila (Master Ski &Bike
Klub – 1:03:19), Kovács András (DNF Racing – 1:03:50) şi Pulugor József (Alpinsport – 1:06:12).
738 ©2024 www.punctul.ro



1.5. MAY BlogBook

La femei Szabó Szeréna (1:11:44), Ruff Csilla (1:15:08) şi Sidó Katalin (Master Ski &Bike Klub
– 1:20:00) au terminat pe primele poziţii. Categoria 40+ a fost câştigat de Boldizsár Sándor
(1:02:12), locul doi i-a revenit lui Ciulei Liviu (1:07:40) şi al treilea Zin Sorin (1:10:49).

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/Bihari-Szilard-Attila-Jakab-Benke-Hajnalka-Csutak-Tamas.jpg

1.5.134 Ultima şedinţă de CL intră în prelungiri (2012-05-28 20:06)

Consiliul Local Tîrgu-Mureş (CL) a aprobat un singur proiect de hotărâre care implică

alocarea unor sume majorate de la bugetul local. Suportarea din fonduri locale a cofinanţării

Ministerului Dezvoltării Regionale şi Turismului (MDRT) pentru reabilitarea termică a blocurilor

este singurul care a primit undă verde şi din partea consilierilor UDMR. Restul fie vor fi repuse

pe tapet marţi când va continua şedinţa de CL, fie le vor rămâne noilor aleşi să se descurce cu

ele.

Diversele nemulţumiri

Ca la toate şedinţele am început cu sfârşitul, şi anume cu punctul diverse. Şi începem cu

Bálint Ştefan, directorul Liceului Teoretic „Bolyai Farkas”, care a lăudat iniţiativa organizării

Cupei Liceelor – acea competiţie inter-licee la futsal -, dar care şi-ar dori ca următoarele ediţii

să înceapă mai din timp, cam de la începutul anului şcolar. Mozes Levente, care nu se mai

regăseşte pe lista UDMR pentru CL, ci pe cea pentru CJ, a readus în discuţie lipsa inscripţiilor

bilingve de data aceasta la pasajul subteran din Piaţa Victoriei şi în staţiile de autobuz. Edilii

promit să le rezolve rapid problema celor care nu ştiu să citească bus sau autobuz. Makkai

Gergely a vrut să afle rezultatele licitaţiei la care au participat cu atâta publicitate municipală

preşedinţii de asociaţii într-o încercare de-a arăta poporului transparenţa licitaţiilor publice

organizate de Primăria Tîrgu-Mureş. Replica viceprimarului Claudiu Maior a venit rapid,

acuzându-l că acum câteva şedinţe a făcut circ şi licitaţia ar fi fost anulată, înainte de a-i da
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lovitura finală: „Sper că la meteo sunteţi mai exact”. Nu a fost chiar finală pentru că tot câte

un consilier UDMR i-a sărit în ajutor meteorologului. Maria Georgescu şi-a luat în serios rolul

de a lăuda Consiliul Local actual şi de a explica de ce unii nu au fost activi verbal în şedinţe,

dar care şi-au făcut treaba în oraş. Ceea ce în alte circumstanţe ne-ar fi înduioşat.

Acestea fiind spuse să intrăm pe ordinea de zi.

La ordine

Trecem rapid peste AGA de la Pieţe şi Imobile, care a fost o formalitate de un minut, încheiată

cu 15 voturi pentru şi patru abţineri. Apoi, aleşii au votat modificarea unei hotărâri de CL,

astfel că scriitorul Sütő András va avea o statuie şi nu un bust. Apoi, asociaţiile de proprietari

pot să se intereseze, prin reprezentanţii lor, liniştite despre concursul „Natură pentru viaţă”

deoarece Virgil Măceşan şi şeful de la Administraţia Domeniului Public, Florin Moldovan, vor

face parte din comisia care va arbitra competiţia dintre asociaţii. Când au ajuns la punctul

3 au început discuţiile. Pentru minute bune am avut impresia că aleşii discută pe canale

paralele. Astfel, Peti András solicita ca toată suma necesară reabilitării termice a blocurilor să

fie suportată din bugetul local, că până o să atragă autorităţile publice locale fonduri europene

va mai trece timpul. Un motiv suficient în opinia sa pentru a solicita amânarea proiectului de

hotărâre privind cofinanţarea cotei ce îi revenea MDRT în programul de reabilitare termică.

Solicitare ce i-a stârnit enervarea viceprimarului Maior care nu a înţeles decât că proiectul va

fi amânat câteva luni şi că oamenilor care au virat bani în contul deschis pentru cofinanţarea

cu 20 % a lucrărilor trebuie să le spună pas câteva luni. Maior a primit rapid o replică acidă de

la Benedek István, care a susţinut că, în cazul în care proiectul ar fi fost bine întocmit astfel de

discuţii nu aveau loc. Pentru a se linişti spiritele, discutarea proiectului a fost amânată până

după pauză, când aleşii şi-au dat seama că vorbesc aceeaşi limbă şi l-au votat cu sau fără

amendamentul lui Peti, pentru că a fost o hărmălaie generală despre discriminare, iar după

pauză boxele de la etajul sălii de şedinţă nu mai funcţionau. În orice caz, târgumureşenii nu

atât de norocoşi vor suporta pentru concitadinii lor alte 10 milioane de lei – cât era cota MDRT

– astfel încât 29 de blocuri vor fi reabilitate termic. Banii nu sunt prevăzuţi în bugetul local,
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urmând să fie majorat un credit angajament de la 7 milioane de euro la aproape 10 milioane.

Nu mai comentăm că din banii publici se alocă fonduri pentru a reabilita proprietatea privată

a unor persoane, nici faptul că, dacă ai o casă, de eşti din start discriminat sau că aleşii locali

sunt darnici cu banii altora.

Un pod fără priză

Aşa cum scriam săptămâna trecută, administraţia publică locală are în plan să transforme

Mureşul într-o variantă locală a Dunării la Budapesta. Adică să îl împânzească de poduri ca

să fluidizeze traficul. Nu ştim dacă s-au gândit la această investiţie şi din punct de vedere

turistic, cel puţin din expunerea de motive nu reiese aşa ceva. Pe moment însă proiectul a

fost respins, aleşii locali, prin vocea lui Kolozsvári Zoltán susţinând că e un pod care duce din

nimic spre nimic, adică nici în Aleea de unde ar porni, nici în Unirii unde ar trebui să ajungă

nu există infrastructura necesară pentru ca traficul să fie deviat, preluat etc. Nici pauza, nici

avizul favorabil obţinut de la Administraţia Bazinală Mureş, nici enervarea primarului Dorin

Florea nu au ajutat la nimic. Consilierii UDMR şi-au menţinut poziţia respingând proiectul de

hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici ai investiţiei.

Explicaţii şi scuze

Punerea pe ordinea de zi a solicitării executantului lucrărilor de modernizare ale Pieţei Teatrului,
şi anume aproape dublarea sumei contractate - nu a fost pe gustul aleşilor. Törzsök Sándor
a solicitat explicaţii - de ce s-a prelungit această lucrare cu mai bine de doi ani, contractul
a fost încheiat pentru 24 de luni, începând cu 2007, de ce să fie suportat din bugetul local
rata inflaţiei pentru o lucrare cu termen de predare depăşit binişor, cine este responsabil de
întârzierea lucrărilor –constructorul sau beneficiarul, de ce nu se pot încheia contracte cu preţ
ferm. Un răspuns destul de timid a încercat Rodica Fărcăşan, de la Investiţii, care după expli-
caţiile pe care le-a dat nu ne-am dat seama pentru cine lucrează – pentru Primărie, însemnând
în interesul cetăţeanului şi protejându-le contribuabililor banii sau pentru executant.

„Lucrările au început acum 4-5 ani de zile (n.a. minunată precizia), principalii factori ai în-

târzierii au fost lipsa proiectului corect, complet alcătuit, pasajul a trebuit consolidat, proiectul
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a fost întocmit în 2005, lucrările au început 2007, construcţiile s-au deteriorat, s-au efectuat

expertize peste expertize, lucrări de consolidare”, a spus Fărcăşan.

Cu astfel de explicaţii nu ne mirăm că s-a solicitat amânarea proiectului. Kolozsvári a şi

motivat solicitarea pe care a făcut-o „eu cred că unde s-au suprapus greşeli peste greşeli

trebuie pregătit un material corespunzător, materialul nu este de aprobat în această formă.

Să se pregătească un material care să conţină toate implicaţiile, toate detaliile”.

Vot repetat

Sărim peste nişte donaţii, PUD-uri şi remarcăm că Sandoz, după ce a cumpărat una dintre
clădirile Grupului Şcolar „Electromureş” s-a angajat să finanţeze şi amenajarea intrării în
şcoală şi separarea curţii şcolii de clădirile companiei printr-un gard. Nici din această şedinţă
nu putea lipsi repetarea unui vot care nu a fost pe gustul edililor. Astfel, după ce au respins
licitarea unor spaţii din Piaţa Teatrului destinate alimentaţiei publice, aleşii locali au discutat,
s-au ciondănit şi au votat din nou. A doua oară, proiectul a trecut. Nici proiectul cu prelungirea
contractului pentru cartierul Belvedere cu Contranscom Benţa nu a avut mai mult succes,
fiind respins. Proiectele privind tarifele de salubritate, vânzarea terenurilor din Complexul
de Agrement şi Sport „Mureşul”, aprobarea concesionării unui teren pentru construcţia unui
lăcaş de cult ortodox şi proiectele în regim de urgenţă vor fi discutate marţi. Pentru că ultima
şedinţă a Consiliului Local nu a fost chiar ultima şi se va prelungi şi marţi.

Ligia Voro

1.5.135 Pleacă elitele! (2012-05-28 20:13)

[1] În 2002, Tîrgu-Mureșul avea o populație de 150.041 de persoane. Potrivit datelor

parțiale de la ultimul recensământ, numărul populației a scăzut cu 14,79 %, ajungând la

127.849 de locuitori. Scăderea nu este o surpriză, urmând de fapt tendința începută imediat

după 1989. Directorul Direcției Județene de Statistică Mureș Ioan Matei explică: „În Tîrgu-

Mureș noi am avut o populație care era odată la 170.000 de locuitori, iar acum am ajuns

127.000. Scăderea între 2002 și 2012 a fost un pic mai mare decât în perioadele anterioare. E

și de înțeles, mai ales după intrarea în Uniunea Europeană. În contextul acestei mișcări libere
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a populației în interiorul Uniunii Europene, e și normală această scădere”.

Cauzele sunt multe

Pe de-o parte, ar fi sporul natural negativ la nivelul Tîrgu-Mureșului, dar care n-a fost atât de
pregnant, ci a micșorat numărul populației cu doar 1.500-2.000 de persoane. O altă cauză
sunt migrațiile: atât cele legale, cât și cele ilegale. Cele legale sunt înregistrate: persoanele
în cauză și-au mutat reședința sau chiar domiciliul, făcându-și aceste modificări în actele de
stare civilă, fie că vorbim de plecări în țară, fie în străinătate. Dar chiar și acest fenomen este
destul de mic. Motivul principal, spune Ioan Matei, „este legat de plecările migratorii care nu
sunt înregistrate. O parte însemnată din populația din Tîrgu-Mureș s-a mutat în comunele din
jurul Tîrgu-Mureșului (Sîncrai, Sângeorgiu, Ceauașu etc.), toate mărindu-și numărul populației
la recensământul din 2012. Mulți din aceștia nu și-au schimbat buletinele. Pe de altă parte,
sunt plecări mari în străinătate, pentru că acum se poate pleca doar cu buletinul. Au plecat și
mulți nu s-au mai întors nici după acele șase luni legale”.

Problema e că nu se poate face o evidență a lor, câtă vreme poți trece granița doar cu buletinul.

După prelucrarea datelor de la recensământ vom avea o imagine parțială, dar numai de la cei

de la care s-a putut obține date, pentru că sunt și cazuri în care toată familia este plecată în

străinătate – așadar nu s-au putut obține informații despre ei.

Cine pleacă?

E întrebarea firească pe care ne-o punem. Dacă nu avem o evidență clară nici măcar a

numărului celor plecați, cu atât mai greu e să stabilim exact un eventual portret robot al

târgumureșeanului care „s-a săturat” de Tîrgu-Mureș. Totuși, putem observa tendințe. Anual,

două din cele mai importante colegii din oraș (Colegiul Național Unirea și Colegiul Național

Alexandru Papiu Ilarian), trimit „la export” între 5 și 20 % din absolvenți. Cristina Branea,

directoarea Colegiului Unirea ne-a descris situația de acolo: „Anul acesta pleacă între 15 și

25 de elevi dintr-un total de 150 de absolvenți, dar am avut și ani cu 31 de absolvenți plecați.

Vă spun între 15 și 25 pentru că la unii este gata procesul de aplicare și știu exact care sunt

universitățile care deja i-au acceptat, pentru alții se dau răspunsurile în funcție de nota pe care
©2024 www.punctul.ro 743



BlogBook 1.5. MAY

o vor obține la examenul de Bacalaureat”. La Colegiul Papiu situația este aproape similară:

„Spre exemplu anul acesta termină clasa a doisprezecea 216 elevi și aproximativ 10 vor pleca.

Cam 5-6 % pe an, cam așa pleacă”, spune Simion Bui directorul colegiului.

Pleacă de regulă elitele...

...și tot o regulă e că nu se mai întorc, excepțiile fiind destul de rare. Simion Bui ține o
evidență a acestor absolvenți și, de regulă, știe care pe unde a ajuns: „Sunt și câțiva care
nu excelează, însă familiile lor le pot susține costurile educației în străinătate, dar în general
majoritatea celor care pleacă au fost cei mai buni în generația lor. Mulți pleacă de la secția ger-
mană și atunci pleacă de regulă în spațiul german, fie la Viena, fie la universități din Germania.
O altă parte însemnată din cei care pleacă se duc la Londra sau tot în Marea Britanie la Edin-
burgh. Mai sunt și care pleacă în spațiul francez”. Tot prof. Simion Bui spune că majoritatea
acestora, la absolvirea facultății se stabilesc în străinătate, foarte puțini fiind cei care se întorc.

Evident, aceeași situație se repetă și la Colegiul Unirea. „Dintre cei care au plecat de la noi eu

știu că doar trei care s-au întors. În rest, de regulă, își continuă cariera acolo. Mulți dintre ei

nu și-au terminat încă studiile, pentru că această modă n-a început de zeci de ani, ci de 6-8

ani. Pe de altă parte, avem absolvenți de Oxford care au rămas acolo sau lucrează în S.U.A.

Exemple sunt și de la alte facultăți, unde absolvenții, fie au rămas în cadrul facultăților, fie

s-au angajat. Puțini dintre ei se întorc, acesta este adevărul și într-adevăr cei care pleacă sunt

de regulă elite”, explică directoarea Branea. Dar dacă vorbim de migrație, vorbim și de...

... Mobilitatea forței de muncă

După 1 ianuarie 2007, cel puțin teoretic, Uniunea Europeană garantează românilor libera circu-
lație a forței de muncă. Așadar, românii pot lucra în Estonia, Finlanda, Polonia, Slovacia, Cehia,
Cipru, Suedia, Slovenia, Letonia, Lituania, Bulgaria, Spania, Danemarca, Grecia, Ungaria şi
Portugalia fără permis de muncă. La fel de adevărat este că Germania, Marea Britanie, Irlanda,
Franţa, Austria, Belgia, Italia, Luxemburg, Olanda şi Malta mențin în legislațiile naționale
restricții pentru românii care doresc să lucreze acolo. Dar, după cum spunea și Ioan Matei, di-
rectorul Direcției Județene de Statistică, o parte însemnată din cei care pleacă, nu pleacă legal.

Totuși, putem obține o imagine a tendințelor, din cifrele celor care pleacă legal. Potrivit celor
de la portalul Tjobs.ro, specializat pe recrutare de forță de muncă pentru străinătate, cei mai
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mulți mureșeni care pleacă la muncă în afara țării lucrează în domeniile: Hoteluri-Turism,
Agricultură-Silvicultură-Zootehnie, Construcții-Amenajări, Îngrijire Bătrâni-Asistență Socială și
Restaurant-Catering. În niciunul din aceste domenii, de regulă nu se cer studii superioare sau
cine știe ce înalte calificări. Pe de altă parte, o parte din aplicanți poate acceptă locuri de
muncă sub nivelul lor de calificare, motivați de salariile mult mai mari decât în România.

Cert este că ne-au plecat cel puțin o parte din locuitorii cu nivel mai scăzut de calificare, însă
concluzia cea mai tristă este că între acei aproape 15 % din târgumureșenii care au dus la
scăderea numărului populației se află și bună parte din elite.

Cătălin Hegheș

[2]

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/cap-1.jpg
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1.5.136 S-a schimbat procedura autorizărilor sanitare (2012-05-30 06:56)

Toți furnizorii de servicii medicale, cu excepția unităților sanitare cu paturi, trebuie să-și
refacă autorizările sanitare. Asta datorită unui ordin al ministrului sănătății publicat deja
în monitorul oficial care schimbă procedura de autorizare. Din această cauză, precizează
o adresă de la Ministerul Sănătății, titularii autorizațiilor „au obligația de a se prezenta
la Direcția de Sănătate Publică Mureș în vederea depunerii documentației pentru
obținerea autorizației sanitare de funcționare în baza referatului de evaluare pentru
codurile CAEN aferente acestui tip de autorizație”.

Mai multe detalii sunt disponibile pe site-ul [1]CJAS Mureș.

C.H.

1. http://www.casmures.ro/
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1.5.137 Amenzi de 90.000 lei de la ITM în 5 zile (2012-05-30 07:01)

Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a aplicat, pe parcursul a doar cinci zile, amenzi
în valoare totală de 90.000 de lei, din care 70.000 de lei pentru muncă la negru, a anunţat,
marţi, directorul instituţiei, Andrei Mureşan. Potrivit acestuia, pe parcursul controalelor au fost
depistate 7 persoane care lucrau fără a avea forme legale. Acesta a arătat că toate cele 60 de
controale efectuate timp de cinci zile, la nivelul unor angajatori din judeţ au avut ca obiectiv
principal depistarea angajatorilor care folosesc muncă nedeclarată precum şi a celor care nu
respectă legislaţia în domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă a angajaţilor.

Andrei Mureşan a spus că pe linia securităţii şi sănătăţii în muncă au fost efectuate 21 de
controale, în urma cărora echipele de control au sancţionat 15 angajatori şi au aplicat 17
sancţiuni contravenţionale, din care 16 avertismente şi o amendă în valoare de 10.000 lei.
Şeful ITM Mureş a mai spus că, în decurs de 5 zile, în Registrul general de evidenţă a salariaţilor
- REVISAL - s-au înregistrat 201 contracte noi, din care 119 pe perioadă nedeterminată şi 82
pe perioadă determinată. Acesta a adăugat că în cele cinci zile s-au înregistrat trei accidente
de muncă soldate cu incapacitate temporară de muncă.

AGERPRES

1.5.138 Borbely: „Kover provoacă tensiuni în România” (2012-05-30 07:06)

Vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, a declarat, marţi, la Târgu Mureş, că
relaţiile dintre România şi Ungaria sunt bune, însă dacă preşedintele Parlamentului ungar,
Laszlo Kover, va mai veni de câteva ori în România, situaţia se va tensiona. ’Dacă mai
vine domnul Kover de câteva ori în România atunci sigur vor fi tensiuni mai mari, pentru
că el provoacă aceste tensiuni, printre altele. Relaţiile dintre cele două state sunt bune,
ştiţi foarte bine că vineri se întâlnesc cei doi premieri (al României şi cel al Ungariei -n.r.)
- şi nu e întâmplător - unde vor discuta toate problemele care ţin de relaţiile bilaterale.
Evident, în campanie ştie toată lumea că se pun altfel problemele şi de aceea trebuie să fii
înţelept şi să nu intervii în campania electorală. Noi putem să rezolvăm - noi maghiarii din
România - problemele noastre, nu trebuie să vină nimeni să ne dea sfaturi’, a declarat Borbely.

În viziunea acestuia, preşedintele Parlamentului de la Budapesta ’a făcut o mare greşeală’ prin
implicarea sa în campania electorală şi a adus ’prejudicii’ statului ungar, pe plan diplomatic.
’După părerea mea, domnul Kover a făcut o mare greşeală, în primul rând pentru că s-a
implicat în campania electorală. El nu poate spune că vine ca persoană particulară; el este
preşedintele Parlamentului Ungariei şi chiar dacă vine ca persoană particulară, reprezintă de
fapt Parlamentul Ungariei. Asta ştie foarte bine. Şi de fapt a adus prejudicii statului ungar,
prin aceste declaraţii, pentru că din punct de vedere diplomatic, după aceea ministerele de
externe trebuie să explice sau să discute şi să dea socoteală’, a accentuat Laszlo Borbely.
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Vicepreşedintele politic al UDMR a arătat că înainte de începerea campaniei electorale,
Guvernul şi Ministerul de Externe din Ungaria ar fi promis că nu se vor implica în campania
electorală, însă poziţia acestui stat a fost contrazisă şi de ambasadorul Ungariei în România,
şi de preşedintele Parlamentului ungar. ’Temerile noastre care au fost exprimate înainte
de campanie şi unde Guvernul şi Ministerul de Externe ungar au fost foarte corecţi şi au
zis că nu se implică statul ungar, nu se implică oficialităţile ungare. Această poziţie a fost
dezminţită, din păcate, şi de ambasadorul Ungariei la Bucureşti, când a venit tot aşa, ca
persoană particulară, la Târgu Mureş, ca să se intereseze de campanie, ceea ce e total în afara
uzanţelor diplomatice. Şi nu întâmplător nici nu au avut răspuns la solicitările noastre când am
solicitat un punct de vedere oficial, nu au avut ce să spună. Şi această vizită de o săptămână
a domnului Kover, care a însemnat, slavă Domnului, că maghiarii de aici, din România, sunt
mai înţelepţi decât ar crede unii, au însemnat unele şedinţe de campanie cu 15-25 de oameni
şi aceste declaraţii total deplasate’, a arătat Borbely.

Politicianul a mai spus că reînhumarea scriitorului Nyiro Jozsef trebuia făcută în condiţii civi-
lizate, fără implicarea politicului şi fără a stârni reacţii din partea autorităţilor statului român.
’Din păcate s-a politizat această reînhumare - noi am atras atenţia că nu poţi în campania
electorală să o faci în aşa fel încât să nu trezească reacţii din partea oficialităţilor române. Se
putea rezolva acest lucru, cum se poate rezolva orice fel de reînhumare, despre oricine ar fi
vorba, în condiţii civilizate şi care să nu implice politicul, care nu are ce căuta la asemenea
reînhumări’, a conchis Laszlo Borbely.

AGERPRES

1.5.139 Două granturi de 50.000 de lei de la Heineken (2012-05-30 08:56)

[1] Heineken a anunțat azi cele două proiecte câştigătoare ale programului de respons-
abilitate socială „Heineken pentru Comunităţi” lansat în oraşele Târgu Mureş şi Ungheni în
parteneriat cu Asociaţia CSR Nest. Programul este dedicat susţinerii şi dezvoltării comunităţii
locale din cele două oraşe. Cele două granturi acordate sunt în valoare 50.000 RON fiecare.
În urma unui proces de evaluare a tuturor proiectelor înscrise în program, juriul programului a
desemnat cele două organizaţii nonguvernamentale câştigătoare:

• Asociaţia Sănătate şi Speranţă cu proiectul – „Minte sănătoasă în corp sănătos!”;

• Fundaţia Comunitară Mureş cu proiectul – „MureşOnBike – Parcări pentru biciclete”.

La nivelul județului Mureș, în cadrul program s-au înscris 20 de proiecte din partea a 16 orga-
nizaţii nonguvernamentale cu sediul în oraşele Târgu Mureş şi Ungheni. În ceea ce priveşte
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proiectele înscrise, 2 proiecte sunt exclusiv pe social, 4 sunt exclusiv culturale, 2 proiecte
sunt exclusiv pe domeniul turismului, 1 proiect este exclusiv pe mediu şi 11 sunt mixte
(social-educaţie; mediu-strângere de fonduri; social-mediu; cultură-turism-mediu-educaţie;
social-sănătate; social-sport; social-sport-sănătate-recreere; social-sănătate-cultură).

Sursa: Heineken

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/DSCN2516.jpg

1.5.140 Anul acesta 30 de ONG-uri intră în Peninsula Park (2012-05-30 09:50)

Organizatorii Festivalului Peninsula, în colaborare cu Grupul PONT, anunţă proiectul desti-
nat organizaţiilor civile şi instituţiilor publice din cadrul Festivalului Peninsula, Festival PARK.
Tematica centrală a evenimentului din acest an va fi ”Meeting Point for 2020 – Să ne imaginăm
lumea în 2020”.

Prin FESTIVAL PARK, desfăşurat pe toată durata Festivalului Peninsula (23-26 august), organi-
zatorii doresc să ofere peninsularilor o experienţă unică de distracţie şi educaţie nonformală,
cu jocuri şi concursuri interactive, transformând astfel perioada de dintre concerte într-una
plină de distracţie de cea mai bună calitate. Organizatorii doresc să realizeze Festival PARK
cu implicarea unor parteneri din sfera civilă şi publică. Participanţii sunt aşteptaţi să vină cu
programe, care sunt benefice publicului larg şi pot mobiliza cât mai mulţi peninsulari, cu im-
plicarea lor în diverse programe interactive şi distractive, pe care organizatorii le promovează
prin intermediul ghidului de programe, a paginii de web şi a locaţiei amenajate special pentru
desfăşurarea activităţilor.

Festival PARK este o ocazie excelentă pentru organizaţiile şi instituţiile participante să se
adreseze unui public mai larg şi să-şi promoveze programele prin canalele de comunicare ale
festivalului, totodată este o oportunitate de dezvoltare şi consolidare instituţională pentru
organizaţii, prin participarea lor într-un proiect de mare anvergură.

Sunt aşteptate aplicaţiile organizaţiilor (asociaţii, fundaţii) şi instituţiilor publice care au
activitate de cel puţin un an şi au scopul de a implica peninsularii, grupul lor ţintă fiind tinerii
cu vârsta cuprinsă între 16-35 ani şi a căror activitate se axează pe educarea, integrarea
acestora în societate, care doresc să realizeze un program potrivit circumstanţelor speciale
existente la festival.

Organizatorii asigură posibilitate de participare în Festival PARK pentru 30 de organizaţii. For-
mularele de aplicare pot fi depuse exclusiv online, încărcate pe site-ul http://park.peninsula.ro,
până la data de 24 iunie, ora 24:00. Pentru mai multe informaţii contactaţi-l pe Kész Szilárd
pe numărul de telefon 0749 193 498 sau pe adresa de email park@peninsula.ro.
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Sursa: Peninsula

1.5.141 Noi preşedinţi şi locţiitori în secţiile de vot din Tg Mureş
(2012-05-30 13:17)

Biroul Electoral de Circumscripţie nr. 1 Târgu Mureş a admis, miercuri, cu cinci voturi pen-
tru şi trei împotrivă, o contestaţie depusă de Alianţa pentru Mureş referitoare la modalitatea
tragerii la sorţi a preşedinţilor şi locţiitorilor din cele 79 de secţii de votare din Târgu Mureş şi
a decis ca Tribunalul Mureş să reia procedura.

Alianţa pentru Mureş a precizat că tragerea la sorţi din 29 mai, de la Tribunalul Mureş, a
avut loc pe baza unei liste cu trei coloane trimise de Instituţia Prefectului - Judeţul Mureş,
numerotate cu 1, 2 şi 3, iar desemnarea s-a efectuat în bloc şi nu pentru fiecare secţie în
parte, aşa cum prevede legea. ’De menţionat că tragerea la sorţi s-a efectuat în bloc şi nu
pe fiecare secţie de votare, cum prevede legea. Această tragere la sorţi contravine legii, care
prin condiţiile imperative impuse de art. 28 alin (2, 3 şi 4) impune anumite etape eliminatorii
care trebuie respectate în procesul de desemnare a preşedinţilor secţiilor de votare (...) Vă
rugăm să constataţi că desemnarea preşedinţilor şi a locţiitorilor birourilor secţiilor de votare
s-a făcut în grabă, cu ignorarea cerinţelor imperative ale legii. În acest fel, un întreg proces
electoral va fi gestionat de persoane fără pregătire juridică sau chiar şi fără studii medii, fapt
care poate perturba grav inclusiv rezultatul alegerilor’, se arată în contestaţia depusă de
Alianţa pentru Mureş.

În contestaţie se mai arată că juriştii au prioritate la desemnarea preşedinţilor şi a locţiitorilor
secţiilor de votare, iar în cazul în care numărul acestora este insuficient, lista întocmită de
prefect, potrivit alin. (2), se completează cu alte persoane propuse de primar, care au, de
regulă, cel puţin studii medii, se bucură de prestigiu în localitatea în care domiciliază şi nu
fac parte din niciun partid politic. Potrivit preşedintelui Tribunalului Mureş, judecător Sonia
Deaconescu, o parte dintre primăriile din judeţ au trimis listele cu trei propuneri pentru
fiecare secţie de votare în parte, în timp ce pentru unele oraşe s-au trimis liste cu câte trei
coloane, care conţineau numele celor propuşi pentru preşedinte şi locţiitor. Astfel, pentru
Târgu Mureş a fost propusă o listă cu trei coloane, fără precizarea secţiilor de votare, iar în
urma tragerii la sorţi s-a stabilit că persoanele de pe coloana a treia sunt preşedinţii secţiilor
de votare, cei de pe coloana a doua sunt locţiitori, iar cei aflaţi pe prima coloană sunt rezervele.

Pentru unele localităţi, persoanele care vor ocupa cele două funcţii au fost extrase nominal,
în timp ce pentru oraşele Târgu Mureş, Iernut, Sărmaşu, Sângeorgiu de Pădure, Sovata şi
Ungheni s-a procedat la tragerea la sorţi în bloc.

În judeţul Mureş există 541 secţii de votare, 79 dintre acestea fiind în Târgu Mureş.
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AGERPRES

1.5.142 Începe întâlnirea rectorilor mediciniști și farmaciști
(2012-05-30 13:20)

Universitatea de Medicină și Farmacie organizează la Tîrgu-Mureș întâlnirea rectorilor univer-
sităților de medicină și farmacie și a decanilor facultăților de medicină și farmacie dentară
din România. Întâlnirea începe mâine, 31 mai și are un program împărțit pe două zile. La
Tîrgu-Mureș este așteptat de asemenea, printre invitați și Ministrul Sănătății Vasile Cepoi.

Lucrările se vor derula după următorul program:

C.H.

1.5.143 Profesor reținut pentru hărțuire sexuală (2012-05-30 14:32)

Profesorul de istorie Laslo Ioan Sebastian, de la Şcoala Generală nr. 2 din Târgu Mureş, a
fost reţinut, miercuri, de DIICOT Mureş, fiind suspectat de pornografie infantilă, abuz sexual,
hărţuire sexuală împotriva unor elevi.

’În cursul anului 2011, Serviciul Teritorial DIICOT Târgu Mureş, împreună cu BCCO Târgu Mureş,
s-au sesizat din oficiu cu privire la numitul Laslo Ioan Sebastian, profesor de istorie la Şcoala
Generală nr. 2 din Târgu Mureş, pentru fapte de abuz sexual, hărţuire sexuală asupra unor
minori, profitând de poziţia de dominare-control asupra acestora, datorită faptului că le era
profesor. Un alt aspect al sesizării se referă la faptul că pe anumiţi minori, prin forme de
manipulare sau abuz psihologic i-a dezbrăcat în pielea goală, i-a fotografiat sau filmat’, au
anunţat, miercuri, reprezentanţii DIICOT Târgu Mureş.

Potrivit acestora, iniţial au fost identificate două minore de 8 ani, care în vara anului 2011, cu
ocazia unei tabere şcolare, au fost constrânse să se dezbrace în pielea goală, iar învinuitul le-a
făcut poze. ’La data de 28.05.2012, mai mulţi părinţi ai unor minori, elevi ai învinuitului, depun
plângeri penale din cuprinsul cărora rezultă diferite tipuri de infracţiune de natură sexuală
asupra minorilor, săvârşite de Laslo Ioan Sebastian, în timp ce îşi îndeplinea atribuţiile şi
obligaţiile de educator. Faţă de Laslo Sebastian s-a dispus, la data de 28.05.2012 începerea ur-
măririi penale pentru săvârşirea infracţiunilor de pornografie infantilă prin sisteme informatice
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în formă continuată (...) Cu ocazia percheziţiei efectuate la data de 28.05.2012, la domiciliul
învinuitului, s-au ridicat mai multe medii de stocare a informaţiilor. Existenţa mediilor de
stocare ridicate a reliefat existenţa unor imagini cu minori trădând un comportament sexual
explicit’, se arată într-un comunicat de presă al DIICOT Târgu Mureş.

Potrivit procurorilor, miercuri s-a luat măsura reţinerii pentru 24 de ore faţă de profesor,
urmând ca în cursul zilei de joi acesta să fie prezentat instanţei de judecată cu propunere de
arestare preventivă.

AGERPRES

Muresan Vasile (2012-05-31 08:49:04)
Este din Ludus.

1.5.144 Campionat de Old Boys-40 (2012-05-31 06:44)

Primăria Tîrgu-Mureş organizează o nouă ediție a campionatului de fotbal în 7 Old Boys-40.
Aceasta va avea loc pe terenurile din Complexul de Agrement Week-End. Înscrieri şi relaţii
suplimentare puteți obține de la Virgil Măceşanu, tel. 0365-882.066 sau 0728-912.664.
Termen limită pentru înscrieri 6 iunie 2012.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.5.145 Peste 80 de gospodării din Mureş afectate de inundaţii
(2012-05-31 10:36)

Prefectul judeţului Mureş, Alexandru-Petru Frătean, s-a deplasat miercuri seara în localităţile
mureşene Deda şi Filea (comuna Deda) pentru a evalua la faţa locului efectele inundaţiilor
cauzate ploile torenţiale. Conform primelor estimări, pe raza comunei Deda au fost inundate
40 de gospodării, au fost afectate 30 de fântâni, 5 hectare de teren arabil şi 2 kilometri din
reţeaua de canalizare. În localitatea Deda un drum comunal a fost colmatat iar în Filea 7
beciuri au fost inundate.

Întrucât primarul comunei Deda a fost suspendat din funcţie în urmă cu 10 zile, prefectul
Alexandru-Petru Frătean le-a solicitat consilierilor locali să preia, împreună cu reprezentanţii
Inspec toratului pentru Situaţii de Urgenţă „Horea” al judeţului Mureş, sarcina de a evalua
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pagubele exacte, „pentru ca oamenii care au avut necazuri cu apa să fie ajutaţi, să nu rămână
ai nimănui”.

Ploile torenţiale şi precipitaţiile abundente au provocat pagube şi în Cristeşti, unde 2 gospodării
au fost inundate. De asemenea, în Sighişoara şi Reghin au fost inundate 2 subsoluri. O femeie
şi un copil de 5 ani surprinşi de viitură Pe Valea Nadeşului, în localitatea Ţigmandru, au fost
salvaţi după ce apele s-au revărsat din cauza unui pod înfundat. Au fost afectate 7 locuinţe
în localitatea Filea, 3 în localitatea Deda şi 4 în Ţigmandru. În localitatea Cristeşti au fost
afectate 6 hectare de teren arabil şi 42 de gospodării şi anexe.

Valoarea preliminară a pagubelor se va stabili în cursul zilei de astăzi de către comisiile de
evaluare constituite în acest scop.

1.5.146 Azi încep Zilele Târgumureșene (2012-05-31 10:40)

Azi, 31 mai, de la ora 19.00 va avea loc deschiderea festiva a celei de șaisprezecea
ediție a Zilelor Târgumureșene, cu parada din fața Primăriei, care va traversa tot Centrul
spre Cetatea Medievală. Mâine, 1 iunie, de la ora 10.00, are loc Nunta de Aur, la Centrul
Cultural Mihai Eminescu, iar de la ora 12.00 vor fi întâmpinate delegațiile din orașele înfrățite
cu Tîrgu-Mureș. Evenimentul va avea loc la Primarie.

1.5.147 Vremea instabilă se menține până după 6 iunie (2012-05-31 11:51)

Perioada de instabilitate a vremii urmează să revină, în ciuda zilei ceva mai calde de astăzi.
Prognoza Administrației Naționale de Meteorologie (ANM) pentru Transilvania precizează că
abia după 6-7 iunie vom scăpa de instabilitatea atmosferică:

Temperaturile medii vor fi în creştere treptată, spre valori ce vor ajunge să carac-
terizeze o vreme normală din punct de vedere termic în intervalul 1-6 iunie şi caldă
spre sfârşitul primei decade a lunii iunie, când mediile maximelor termice se vor
situa în jurul valorii de 26 de grade. Probabilitatea pentru ploi abundente va scădea
progresiv în ultimele zile din luna mai, pentru ca în primele zile din iunie să crească
din nou. Gradul de instabilitate atmosferică va fi considerabil mai redus abia după
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data de 6-7 iunie.

Sursa: ANM

1.5.148 Radu Deac cere reînființarea IBCvT (2012-05-31 13:16)

[1] Profesorul universitar doctor Radu Deac a declarat joi, într-o conferinţă de presă, că
fostul ministrul al Sănătăţii, Attila Cseke, ar fi recunoscut în faţa sa că desfiinţarea Institutului
de Boli Cardiovasculare şi Transplant (IBCvT) din Târgu Mureş a fost o decizie strict politică.
’Desfiinţarea acestui institut a fost o gravă eroare a Ministerului Sănătăţii, dar care a avut
influenţe politice. Am trimis trei memorii la preşedintele ţării, la primul ministru şi la ministrul
Sănătăţii. Nu a răspuns nimeni, pentru că nu aveau ce să răspundă. Desfiinţarea acestui
institut trebuie să şi-o asume cei care au făcut-o. Foarte mulţi lideri politici din guvernarea
trecută mi-au spus: criteriul politic. Daţi-vă seama, o instituţie de performanţă din România
este desfiinţată pe criterii politice (...) Fostul ministru al UDMR, domnul Cseke - aici colaborarea
PDL-UDMR merge bine, la televizor nu merge bine - şi dânsul mi-a spus că este o decizie
politică, nu a putut să evite acest lucru’, a declarat dr. Radu Deac, cel care a pus bazele
institutelor de boli cardiovasculare în România.

Potrivit dr. Radu Deac, primul specialist din România care a efectuat un transplant de cord,
IBCvT Târgu Mureş a excelat la capitolul performanţă şi că în ciuda acestui fapt este singurul
din cele cinci din ţară care a fost desfiinţat. Deac a subliniat că IBCvT Târgu Mureş s-a remarcat
în cei 15 ani de funcţionare cu performanţe în tratamentul curent chirurgical al bolilor care se
operează, a iniţiat programul de transplant cardiac, care este unul dintre cele mai importante
din ţară, ’ca să nu spun singurul, pentru că de anul trecut nu s-a mai făcut niciun transplant
în Târgu Mureş’ şi este singura unitate din ţară care operează nou-născuţi şi sugari. ’Numărul
acestor operaţii anul trecut a scăzut dramatic. Terapia Intensivă care avea două saloane,
fiecare câte patru paturi, acum se utilizează un singur salon cu patru paturi. Nu sunt asistente,
nu sunt materiale, această activitate a fost adusă la nivelul cel mai jos, în condiţiile în care e
singura unitate specializată din ţară - chiar dacă unele unităţi specializate mai operează din
când în când câte un copil mic, dar nu au o secţie dedicată în care personalul să înveţe, să
se specializeze, să facă performanţă. Să nu mai vorbim de cercetare. Ministrul Sănătăţii, la
stimuli locali (...) a decis să desfiinţeze institutul, din orgoliu. Când am replicat Ministerului
Sănătăţii când am văzut proiectul (de HG de desfiinţare - n.r.) au adus argumente puerile’, a
susţinut dr. Deac.

Acesta a susţinut că Hotărârea de Guvern de desfiinţare a IBCvT Târgu Mureş şi trecerea
acestuia în subordinea SCJU Târgu Mureş a fost motivată de ’îmbunătăţirea managementului’,
în condiţiile în care ’Institutul avea zero lei datorii şi spitalul avea 700 de miliarde lei (vechi -
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n.r.) datorii’. Dr. Radu Deac a arătat că IBCvT Târgu Mureş avea o administraţie calificată, care
făcea prompt aprovizionarea, cu medicamente, cu materiale, cu tot ce era necesar, iar acum
fiind o simplă secţie în spital nu beneficiază la timp de materiale, iar personalul specializat
începe să plece. ’Nefăcându-se niciun transplant, toţi bolnavii aflaţi în stadiu terminal intuiţi
ce s-a întâmplat cu ei. Dacă sunăm pacienţi aflaţi pe lista de aşteptare, ţi se spune că nu
mai sunt în viaţă. Aceste situaţii trebuiau şi trebuie evitate cu desăvârşire. În mod cert
desfiinţarea Institutului a adus deficienţă de aprovizionare majore. Activitatea operatorie s-a
oprit în repetate rânduri din lipsă de materiale. Din toate cele cinci institute din ţară unul
singur a fost desfiinţat, cel de la Târgu Mureş, care putem spunem fără modestie, era cel mai
performant, prin activitatea de transplant şi prin chirurgia cardiovasculară pentru nou-născuţi,
care nu există în altă parte’, a accentuat Radu Deac.

Profesorul Radu Deac consideră că iniţiativa desfiinţării Institutului Inimii a pornit de la un
politician de la nivel local şi a accentuat că ’această persoană nu mai are ce căuta în viaţa
publică’, fără a preciza despre cine anume este vorba. Dr. Deac şi-a exprimat speranţa că
greşeala Ministerului Sănătăţii va fi corectată, iar ’institutul trebuie reînfiinţat’.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/ibcvt.jpg

1.5.149 Dascălul acuzat de hărțuire - mandat de arestare (2012-05-31 13:21)

Judecătoria Târgu Mureş a emis, joi, un mandat de arestare preventivă pe numele profe-
sorului de Istorie, Laslo Ioan Sebastian, de la Şcoala Generală nr. 2 din Târgu Mureş, care a fost
reţinut de DIICOT Mureş fiind suspectat de pornografie infantilă, abuz sexual, hărţuire sexuală
împotriva unor elevi de-ai săi. Procurorii au solicitat în cazul acestuia arestarea preventivă
pentru 29 de zile.

Potrivit Serviciului Teritorial DIICOT Târgu Mureş, în cursul anului 2011 procurorii instituţiei şi
ofiţerii BCCO Târgu Mureş s-au sesizat din oficiu în privinţa lui Laslo Ioan Sebastian, pentru
fapte de abuz sexual, hărţuire sexuală asupra unor minori, ’profitând de poziţia de dominare-
control asupra acestora, datorită faptului că le era profesor’. ’Un alt aspect al sesizării se referă
la faptul că pe anumiţi minori, prin forme de manipulare sau abuz psihologic i-a dezbrăcat
în pielea goală, i-a fotografiat sau filmat. Iniţial au fost identificate două minore de 8 ani,
care, în vara anului 2011, cu ocazia unei tabere şcolare, au fost constrânse să se dezbrace în
pielea goală, iar învinuitul le-a făcut poze. La data de 28.05.2012, mai mulţi părinţi ai unor
minori, elevi ai învinuitului, depun plângeri penale din cuprinsul cărora rezultă diferite tipuri
de infracţiune de natură sexuală asupra minorilor, săvârşite de Laslo Ioan Sebastian, în timp
ce îşi îndeplinea atribuţiile şi obligaţiile de educator’, a precizat procurorii DIICOT, într-un
comunicat de presă.
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Faţă de Laslo Sebastian s-a dispus, la data de 28.05.2012 începerea urmăririi penale pentru
săvârşirea infracţiunilor de pornografie infantilă prin sisteme informatice în formă continuată,
întrucât cu ocazia percheziţiei efectuate în data de 28 mai la domiciliul acestuia s-au ridicat
mai multe medii de stocare a informaţiilor. DIICOT a precizat că existenţa mediilor de stocare
ridicate a reliefat existenţa unor imagini cu minori trădând un comportament sexual explicit.

AGERPRES

1.6 June

1.6.1 City’us la un pas de a lua din nou campionatul (2012-06-01 06:15)

Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureş va găzdui luni, 4 iunie, de la ora 20:00, meciul 2
al finalei Campionatului Naţional de futsal, dintre City’us Tîrgu-Mureş şi Spicom Sf. Gheo-
rghe. În primul joc, disputat la Sf. Gheorghe, City’us s-a impus categoric cu 7-2, iar în cazul
unei noi victorii, tîrgumureşenii vor intra în posesia celui de-al 3-lea titlu de campioni naţionali.

În deschidere, de la ora 17, se va disputa finala mică a campionatului, între ACS Od. Secuiesc
şi United Galaţi. Intrarea spetatorilor la aceste partide este liberă.

PROGRAM

Luni, 4 iunie - Sala Sporturilor Tîrgu-Mureş

ora 17.00 — Finala pentru locurile 3-4
United Galaţi – ACS Od. Secuiesc

ora 20.00 — Finala mare – meciul 2
City’us Tîrgu-Mureş - Spicom Sf. Gheorghe

1.6.2 Decizia FRF trimite FCM Tg. Mureș în divizia B (2012-06-01 09:40)

Întrunit astăzi în ședință, Comitetul Executiv al Federației Române de Fotbal (FRF) a hotărât
că în urma retragerii dosarului de licențiere a FC Timișoara, în locul rămas liber să evolueze în
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sezonul viitor CS Gaz Metan Severin. Comunicatul FRF precizează:

Întrunit vineri 01.06.2012, la Casa Fotbalului, Comitetul Executiv al Federației
Române de Fotbal a hotărât ca echipa clasată pe locul al treilea în Seria a 2-a –
respectiv CS Gaz Metan Severin – să participe în sezonul competițional 2012-2013,
în campionatul Ligii 1 Bergenbier.

Comitetul Executiv a luat acestă decizie, în conformitate cu art. 61 din Statutul FRF,
ca urmare a retragerii dosarului de licențiere de către SC FC Timişoara SA.

FCM a terminat această ediție de campionat pe locul 15, din 18 echipe, reușind la finalul
sezonului să strângă doar 35 de puncte în 34 de meciuri disputate. În urma deciziei de astăzi,
FCM pierde orice șansă de a mai evolua în prima divizie în următorul sezon.

C.H.

1.6.3 Prințul Charles vrea promovarea Carpaților (2012-06-01 10:00)

Ministrul Dezvoltării Regionale şi Turismului, Eduard Hellvig, a declarat, vineri, într-o
conferinţă de presă susţinută la Târgu Mureş, că există discuţii între minister şi reprezentanţii
Prinţului Charles de Wales pentru realizarea unei strategii pentru promovarea Carpaţilor. ’Am
avut o întrevedere cu consilierul prinţului Charles care a fost la Ministerul Dezvoltării, unde am
avut o discuţie în care i-am mulţumit Excelenţei sale, prinţului Charles, pentru efortul pe care
l-a făcut şi pentru sprijinul permanent(...) Acest parteneriat ţine în primul rând de realizarea
unei strategii coerente pentru promovarea Carpaţilor, pe de o parte, iar pe de altă parte,
pentru iniţierea unor proiecte punctuale, de la festival gastronomic, până la promovarea unei
regiuni turistice din zona rurală, de la asigurarea finanţării pe infrastructura de turism’, a
arătat Hellvig.

Ministrul a arătat că MDRT, în cadrul acestui parteneriat, se va implica în reabilitarea de
drumuri, a infrastructurii în interiorul regiunilor promovate, adică se va axa pe un ansamblu
de măsuri care trebuie să asigure o dezvoltare de secol XXI a regiunilor şi a locurilor care se
doresc a fi promovate. ’Nu trebuie să reinventăm nimic, trebuie să folosim şi să dezvoltăm
ceea ce avem (...)Vreau să ştiţi că la nivelul Secretariatului General al Guvernului există un
secretariat tehnic care coordonează o strategie pentru dezvoltarea turismului în Carpaţi, au
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fost discuţii, există, se realizează o strategie la nivel guvernamental (...) Strategia a început,
a existat deja o discuţie la nivel de experţi săptămâna aceasta, am fost informat, au început
să lucreze pe documente’, a precizat ministrul Dezvoltării.

Eduard Hellvig a precizat că în baza acestui parteneriat va exista o colaborare şi că urmează
să se stabilească dacă va avea sau nu o întrevedere cu prinţul Charles, pe parcursul vizitei
reprezentantului Casei Regale a Marii Britanii în România, programată în vara acestui an. ’Din
câte ştiu, din discuţiile pe care le-am avut cu consilierul prinţului Charles, în luna iulie se
pare că va veni într-o vizită privată în România, vom conveni să vedem dacă se impune şi va
exista timp să ne întâlnim, dacă nu, evident colaborarea va exista în continuare şi cu Fundaţia
Prinţului Charles, şi cu consilierul domniei sale, care se află în permanenţă în România’, a mai
arătat Eduard Hellvig.

Ministrul Dezvoltării a precizat că România nu trebuie să inventeze lucruri noi, ci trebuie să
utilizeze ceea ce deţine ca resursă de dezvoltare şi de promovare, cum este şi turismul de
nişă - turismul cultural, tradiţiile, cultura.

AGERPRES

1.6.4 Fost căpitan de nave, candidat la Primăria Chibed (2012-06-04 08:31)

Fostul căpitan al navelor ’Brad’ şi ’Govora’ şi fost coordonator al flotei române de la
Londra, Gavrilă Cserei, s-a reîntors în satul natal după 26 de ani petrecuţi în SUA şi a decis să
candideze la Primăria comunei Chibed, judeţul Mureş, pe lista Partidului Civic Maghiar.

Gavrilă Cserei a absolvit Şcoala Superioară de Marină din Constanţa în anul 1971, în 1977
a obţinut brevetul de căpitan de marină, devenind comandatul navelor ’Brad’ şi Govora’, iar
mai apoi, datorită cunoştinţelor sale avansate de limba engleză, a fost numit coordonator al
flotei de la Londra. A fost cercetat de Securitate timp de opt luni, în 1983, iar după această
perioadă şi-a recăpătat avizul şi în 1984, în timpul unui voiaj în SUA, a cerut azil politic. Un
an mai târziu i s-a recunoscut diploma de comandant şi firma americană Central Gulf Line
l-a angajat ca Superintendent de flotă, la Houston, iar în 1987 i s-a oferit un post la London
Offshore Consulting din SUA. ’În perioada 1990-2010 am condus diferite întreprinderi de
profit şi nonprofit. Cu participarea şi cofinanţarea Autorităţii Portuare Houston, în perioada
2000-2010 am fost angajat în prepararea unui proiect de transport regional spre finanţare
de către World Bank şi Inter-American Development (IDB). Senior banker la IDB, cel care a
supravegheat proiectul ½Maya King Maritime-Highways½ a fost Mr. Leandro Alvez. Programul
tender al acestui proiect regional se poate evalua pe websitul executat personal. Deteriorarea
condiţiilor politico-economice din regiunea respectivă a cauzat incertitudinea din rândul investi-
torilor şi programul până în prezent nu s-a lansat’, a declarat pentru AGERPRES Gavrilă Cserei.
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De numele lui Gavrilă Cserei se leagă şi introducerea AECOM în România, una dintre cele
mai prestigioase firme de consultanţă din lume. În anul 2010, Gavrilă Cserei a decis să se
întoarcă acasă, la Chibed şi să încerce să schimbe viaţa localnicilor de aici. În programul său
electoral cu motto-ul ’Nu părăsi glia, întoarce-te la pământul natal!’, Gavrilă Cserei şi-a propus
îmbunătăţirea funcţională a Primăriei Chibed, în special în privinţa transparenţei, finalizarea
restituirii terenurilor şi documentarea proprietăţii private, crearea de noi locuri de muncă şi
stimularea tradiţiilor culturale locale.

AGERPRESS

1.6.5 Cod galben de ploi pentru marți și miercuri (2012-06-04 08:39)

Agenția Națională de Meteorologie a emis o atenționare cod galben de ploi, de marți de la
ora 10:00 și până miercuri seara la ora 18:00. În atenționare se precizează:

Instabilitatea atmosferică se va accentua începând din vestul ţării şi va cuprinde
marţi toate regiunile, iar miercuri se va manifesta cu precădere în jumătatea de
est a teritoriului. Vor fi frecvente descărcări electrice, intensificări ale vântului ce
vor lua aspect de vijelie, izolat căderi de grindină şi averse ce vor avea şi caracter
torenţial. Cantităţile de apă vor depăşi local 20... 25 l/mp şi izolat 50...60 l/mp, în
special în zonele deluroase şi montane, precum şi în regiunile nordice.

C.H.

1.6.6 Alex Dănilă - performanțe la superlativ (2012-06-05 05:55)

Un elev aflat abia în clasa a treia reuşeşte periodic să aducă acasă diverse premii de

la concursuri zonale de teatru şi artă fotografică. Unul dintre secretele succesului său îl
758 ©2024 www.punctul.ro



1.6. JUNE BlogBook

reprezintă faptul că este înscris la Clubul Copiilor din localitate. Alex Dănilă şi-a obişnuit deja

profesorii şi colegii cu performanţele sale. Cele mai recente premii au fost obţinute chiar în

lunile trecute. Recent, la un concurs de „Artă fotografică”, patru premii au revenit Clubului

Copiilor Tîrnăveni.

Patru din patru

Ministerul Educaţiei, Cercetării, Tineretului şi Sportului, împreună cu Inspectoratul Şcolar

Judeţean Mureş au organizat la Iernut a V-a ediţie a Concursului de „Artă Fotografică”. Con-

cursul a avut 4 secţiuni: „Portret color”, „Peisaj color”, „Prelucrări digitale color” şi „Serie

color”. Clubul Copiilor Tîrnăveni a fost reprezentat la acest concurs de Alex Dănilă, elev la

Gimnaziul de Stat „Avram Iancu. Elevul a reuşit să câştige patru premii, câteun premiu la

fiecare secţiune, 3 Locuri I şi un Loc III, astfel: – Locul I la secţiunea „Portret Color” , Locul I la

secţiunea „Peisaj Color”, Locul I la secţiunea „Prelucrări Digitale Color”, Locul III la secţiunea

„Serie Color”.

O altă performanţă…

… a Clubului Copiilor o reprezintă calificarea elevilor la faza naţională a Concursului de teatru.
În luna aprilie, Inspectoratul Şcolar Judeţean Mureş împreună cu Clubul Copiilor Sighişoara au
organizat „Concursul de Teatru”, secţiunile: monolog şi scenete, etapa judeţeană pentru elevii
din Palatele şi Cluburile Copiilor şi Şcoli. Concursul s-a desfăşurat la Sighişoara. Elevii care
reuşesc să obţină Locul I la una din cele două secţiuni se califică automat la faza naţională care
se va desfăşura tot la Sighişoara în luna iulie. Alexia Fodor, eleva în clasa a IV-a la Gimnaziul
de Stat Avram Iancu a obţinut „Premiul special pentru cea mai bună dicţie în interpretare”
cu monologul „Balada cerbului cu stea în frunte” de Pavel Angelescu, iar Alexandru Dănilă a
obţinut Locul I cu monologul „Ariciul Împărat” de Otilia Cazimir, calificându-se automat la faza
naţională de teatru de la Sighişoara.

Copiii fac parte din cercul de teatru al Clubului Copiilor Târnăveni şi sunt pregătiţi şi coordonaţi
de profesoara Alina-Carla Crainic Farkaş, care a reuşit în mod constant să obţină rezultate la
concursurile şcolare la care a participat.
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Mircea Barbu

AnTo AnTonia (2013-03-26 14:15:30)
Bravo!

1.6.7 Micuții reghineni, în centrul atenției (2012-06-05 05:59)

Concursuri sportive, jocuri distractive, serbări şi chiar mici petreceri plus un cer fără nori,

cel puţin în prima parte a zilei, aşa a decurs ziua de 1 Iunie la Reghin, zi în care copiii au simţit

din plin că sunt în centrul atenţiei.

O zi a sportului

Fiecare şcoală şi grădiniţă din oraş a marcat Ziua Internaţională a Copilului. Râsetele şi veselia

copilăriei au răsunat din toate curţile instituţiilor de învăţământ, iar Parcul Central a fost plin de

copii. Administraţia locală a organizat aici o zi a sportului şi mişcării în aer liber. De la ora 10,

sute de copii din toate şcolile, însoţiţi de părinți şi dascăli au participat la concursurile de cros,

ştafetă, role, biciclete şi desene pe asfalt. Şi chiar dacă scopul principal al acestor activităţi a

fost distracţia, copiii au luat totul în serios şi s-au întrecut cu adevărat pentru premiile puse

în joc. Toţi au primit la final cadouri şi diplome, profesorii s-au declarat mulţumiţi, iar părinţii

de-a dreptul încântaţi. Sportul a fost la putere şi la Gimnaziul „Florea Bogdan”, unde zeci de

copii de la toate şcolile din oraş au participat la o competiţie de tenis de masă. Sala de sport a

fost special amenajată pentru acest concurs , spiritul de competiţie a intrat şi aici în funcţiune

şi copiii s-au declarat la final fericiţi că au avut parte de o asemenea activitate.

Teatru, lectură, creaţie
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În paralel la Casa de Cultură a Tineretului „George Enescu”, elevii pasionaţi de creaţie literară,
teatru şi lectură au avut prilejul să se întâlnească şi să petreacă împreună momente plăcute.
Trupa de teatru de la Gimnaziului „Florea Bogdan” a pus în scenă o schiţă de-a lui Caragiale
care a făcut deliciul publicului. Pe aceeaşi scenă, Biblioteca Municipală „Petru Maior” şi-a
premiat cei mai fideli cititori din rândul celor mici. Cu acest prilej au fost desemnaţi și cei mai
buni elevi la concursurile de creaţie, respectiv la secţiunile poezie şi eseu. Bineînţeles că şi
micii actori au avut parte de o premiere însoţită de ovaţii şi aplauze furtunoase.

Emeșe Ardelean

1.6.8 Candidaţii sunt gata pentru confruntarea finală (2012-06-05 06:03)

După încheierea perioadei de înscriere în cursa electorală a alegerilor locale din 10 iunie,

Biroul Electoral al Circumscripţiei Iernut prin juriştii Dan Seviciu şi Mariana Făgărăşan, a

constatat că sunt îndeplinite condiţiile legale de fond şi de formă prevăzute de legea nr.

67/2004, republicată.

Şase partide şi trei independenţi

Pentru cele 15 locuri din Consiliul Local, partidele au înscris un număr de 94 candidaţi la care
se adaugă doi independenţi, Aurel Gurghian şi Gheorghe Andreica, iar pentru funcţia de primar
sunt propuşi patru candidaţi, în cursă fiind înscris şi un independent – Vasile Cornea. Pe primul
loc al listei USL este actualul primar Ioan Nicoară, urmat de Rareş Mihăilă Bircea, Vasile Şanta,
Constantin Pantea, Puiu Marius Botezan, Demeter Elisabeta Iolanda şi alţii. Alianţa pentru
Mureş propune alegătorilor pe Dan Dumitru Simion, Dorel Călian, Remus Romul Dîmbean,
Alexandru Mărginean, Valentin Ştef, Claudia Marian şi alţii. UDMR are pe primele trei locuri ale
listei pe Nadrag Elemer, György István Csaba şi Fogarasi Stefan. PNG – CD a trecut pe primele
poziţii pe Simona Elena Turcu, Sorin Felician Lungu, Daniel Cristian Sand, Kovács Teodora
Terezia şi alţii.

Cel mai nou competitor în arena politică, PP-DD a înscris pe locurile eligibile pe Vasile Vicu
Maier, Vasile Mureşan şi Teofil Vasile Mărginean. Lista propusă de Partida Romilor – „Pro
Europa” conţine doar patru nume: Petru Lăcătuş, Ioan Oltean, Liliana Mariana Lăcătuş şi Ioan
Puchi. Pentru funcţia de primar, partidele au propus pe Ioan Nicoară (USL), Elena Simona
Turcu (PNG – CD), Remus Romul Dîmbean (PDL) şi Teofil Vasile Mărginean (PP-DD).
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Ioan A. Borgovan

1.6.9 Poftiți la vot! (2012-06-05 06:06)

Pentru a veni în sprijinul cetăţenilor care doresc să participe la alegerile locale din 10 iunie
2012, Serviciul Public Comunitar Local de Evidenţa Persoanelor Sighişoara va funcţiona în mod
excepţional în perioada 5 - 10 iunie 2012 după următorul program:

5, 6 şi 8 iunie 2012 între orele 8,00 – 15,00

joi, 7 iunie între orele 8,00 – 18,30

sâmbătă, 9 iunie 2012 între orele 8,00 – 16,00

duminică, 10 iunie 2012 între orele 8,00 – 21,00

Informaţii utile:

Eliberarea cărţii de identitate (indiferent de motiv: expirare, pierdere sau deteriorare)

Acte necesare:
• cerere tip
• certificat de naştere
• certificat de căsătorie, unde este cazul
• certificat de deces soţ/soţie, unde este cazul
• hotărâre de divorţ definitivă şi irevocabilă, unde este cazul
• act de spaţiu: în cazul persoanelor cu domiciliu în Sighişoara:
- extras C.F. actualizat sau contract de vânzare-cumpărare al imobilului care din care să rezulte
adresa de domiciliu
: în cazul persoanelor cu domiciliu în comunele arondate:
- adeverinţă de la primăria comunei de domiciliu
●declaraţie de primire în spaţiu, dată în faţa funcţionarului de la ghişeu

Taxe de achitat la Casieria Municipiului Sighişoara (Str. Hermann Oberth 7):
7 lei şi 4 lei

Eliberarea cărţii de identitate provizorie:

Acte necesare:
• se eliberează în situaţia în care solicitantul nu are toate actele de stare civilă şi/sau nu poate
762 ©2024 www.punctul.ro



1.6. JUNE BlogBook

face dovada adresei de domiciliu
• cerere tip
• trei fotografii tip buletin

Taxe de achitat la Casieria Municipiului Sighişoara (Str. Hermann Oberth 7):
1 leu şi 4 lei

1.6.10 Înmatriculăm mai ușor (2012-06-05 06:14)

Senatorii din Comisia economică au dat raport favorabil propunerii de regulament
aparţinând Parlamentului European de simplificare a transferului de autovehicule înma-
triculate în alt stat membru în interiorul pieţei unice. Obiectivul propunerii Parlamentului
European este de a îmbunătăţi funcţionarea pieţei unice prin eliminarea obstacolelor ad-
ministrative legate de procedura de reînmatriculare a autovehiculelor care împiedică în
prezent libera circulaţie a acestora. În acelaşi timp, propunerea are rolul de a armoniza,
raţionaliza şi simplifica procedurile de reînmatriculare a autovehiculelor înmatriculate în alt
stat membru în folosul cetăţenilor, angajatorilor, firmelor de închiriere auto, societăţilor de
leasing şi autorităţilor de înmatriculare. Iniţiativa vizează cetăţenii care se mută dintr-o
ţară în alta, persoanele care au casă de vacanţă în alt stat membru, cei care apelează la pi-
aţa de autovehicule second-hand din interiorul UE, dar şi comercianţii de maşini second-hand.

1.6.11 Se prelungeşte termenul de înscriere la Swimathon! (2012-06-05 06:18)

Ţinând cont de solicitările mureşenilor care vor să-şi asume rolul de înotător-păzitor

al comunităţii, Fundaţia Comunitară Mureş a decis prelungirea termenului de înscriere la

Swimathon până pe 10 iunie 2012. Îţi dăm o şansă în plus să faci un bine, să schimbi ceea

ce nu-ţi convine. Vino la Swimathon şi fi un înotător-păzitor al comunităţii tale. Swimathon

este un concurs de înot caritabil, prin intermediul căruia mureşenii, fie sunt persoane fizice,

fie reprezentanţi ai unor ONG-uri sau firme, îşi pot înscrie ideile de proiect prin intermediul

platformei online www.swimathon.ms. Evenimentul se va desfășura pe 7 iulie 2012 în incinta

Complexului de Agrement și Sport „Mureșul"(Week-end) la bazinul olimpic. Mai multe infor-

maţii: www.swimathon.ms.
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Despre Fundația Comunitară Mureș:

Fundația Comunitară Mureș este o organizaţie non-profit, care are ca scop atragerea de
fonduri (prin sponsorizări, donații, evenimente de atragere de fonduri etc.) pentru satis-
facerea nevoilor identificate în comunitate, prin finanțarea unor proiecte implementate de
organizații non-profit, lideri comunitari sau grupuri de inițiativă. Prin intermediul Fundației Co-
munitare Mureș sponsorii și donatorii își pot direcționa banii către propriile domenii de interes.

1.6.12 Mureșeanca Oltean Anna-Maria, campioană (2012-06-05 06:21)

Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureș a găzduit în acest weekend Finala Campionatului Național
Individual de Lupte la nivel de Juniori (17-20 ani). Campionatul a fost organizat de Federația
Română de Lupte, în colaborare cu Clubul Sportiv Mureșul Tîrgu-Mureș, la cele trei stiluri de
luptă (lupte feminine, lupte libere și lupte greco-romane) adunându-se 310 concurenți din
toată țara.

Luptătoarea Oltean Anna-Maria de la Clubului Sportiv Mureșul a devenit Campioană Națională
la categoria ei de greutate 59 de kg. Ea și-a asigurat astfel participarea la Campionatele
Europene de la Zagreb (Croația) ce se vor desfășura în perioada 19-24 iunie. Tîrgumureșenii
au mai avut trei clasări pe locul 5 (fiind învinși în finala mică) prin Mathe Levente la 66 kg.;
Kantor Mihaly 74 kg. ambii de la Clubul Sportiv Mureșul și Flueraș Daniela la 67 kg. de la
Clubul Sportiv Școlar.

1.6.13 Peste 6 milioane de euro pentru Parc (2012-06-05 06:27)

Parcul Industrial Mureş este un proiect dătător de speranţe pentru economia şi posibilităţile

de reducere a şomajului în judeţul Mureş, a cărui poveste a început acum 10 ani. Cum era de

aşteptat, criza economică şi-a pus amprenta şi asupra Parcului, care a pierdut o parte dintre

firmele sale. Dar, ultimul an a adus noi speranţe că acesta va deveni un obiectiv industrial

de importanţă capitală pentru judeţ. Noi investitori mari sunt interesaţi de a investi în judeţul
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Mureş şi de a crea noi locuri de muncă. Mai multe detalii despre istoria unui Parc Industrial al

unui judeţ cu industria la pământ, aflaţi din rândurile care urmează...

Evoluţia Parcului

Chiar dacă odată cu recesiunea economică mondială Parcul Industrial Mureş a avut de suferit,

în ultimele luni Parcul dă semne de revigorare. Detalii despre evoluţia Parcului Industrial în

ultimii trei ani am aflat chiar de la directorul Parcului, ing. Nagy István: „În 2009, când a

apărut criza economică, noi am avut concesionate în proprie de 90 % suprafeţele Parcului

Industrial. După ce a apărut acest fenomen, până în primăvara anului 2011 s-au retras

din Parcul Industrial şase societăţi. Două dintre acestea au intrat în insolvenţă. Trebuie să

menţionez că până la momentul în care au renunţat la contractul de concesiune nu au apucat

să efectueze vreo investiţie, au luat doar terenul pe baza contractului de concesiune. Ca şi

suprafaţă, aceste societăţii aveau cam 20 % din suprafaţa concesionabilă a Parcului Industrial

şi ca şi cifră de afaceri, cam tot aşa – 20 %. Dar, în ultimele luni au început să apară noi

interese pentru a investi în Parcul Industrial. În urmă cu o lună şi jumătate am încheiat un

contract de concesiune cu o firmă cu capital mixt Statele Unite – România. Ei concesionează o

suprafaţă de 1,3 hectare şi intenţionează să construiască o hală de confecţii metalice. Această

firmă vrea să investească circa 6 milioane de euro şi să angajeze circa 75 de persoane. În plus,

suntem în negocieri cu o altă firmă din afara ţării; date prea detaliate despre aceasta nu vă pot

da pentru că e o înţelegere de confidenţialitate între administraţia Parcului şi firma respectivă

până în momentul în care se încheie acest contract de concesiune. Dacă negocierile se

termină cu succes este probabil ca această firmă să investească circa 6 milioane de euro şi să

angajeze într-un termen de doi ani 150 de persoane şi după aceea probabil se va tripla acest

personal”.

9 firme, 1.600 angajaţi
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În prezent, Parcul Industrial Mureş are relaţii contractuale cu 17 firme. Dar din acestea,

doar 9 firme funcţionează momentan. Firmele prezintă o paletă diversificată de domenii de

activitate, după cum ne-a relatat ing. Nagy István: „Referitor la numărul de societăţi care au

închiriat spaţii în Parcul Industrial, pot spune că în momentul actual 17 firme sunt în relaţii

contractuale cu Parcul Industrial Mureş. Dintre acestea, 9 operează deja. Însumat, numărul

angajaţilor acestor 9 firme este de peste 1.600 de persoane. Mai este o firmă a cărei primă

fază a investiţiei este în curs de finalizare, probabil că în termen de maxim o lună îşi va începe

activitatea propriu-zisă. Urmează ca şi celelalte firme să-şi efectueze investiţiile. În privinţa

domeniilor de activitate a acestor firme pot spune că este vorba despre o paletă diversificată:

vopsitorie în câmp electrostatic, servicii de salubritate, managementul deşeurilor speciale,

producţie de mobilier, producţie de materiale de grădinărit etc. Această paletă diversificată

este un avantaj fiindcă dacă toate firmele ar avea acelaşi domeniu de activitate şi ramura

industrială respectivă ar avea de suferit, ar suferi tot Parcul. Aşa, dacă suferă o firmă mai sunt

celelalte care îşi pot desfăşura activitatea”.

Facilităţi

Conform informaţiilor preluate de pe site-ul oficial al Parcului Industrial, cele mai semnificative

forme de facilităţi şi de stimulente pentru investitori sunt: cota unică de impozitare de 16 %;

subvenţionarea salariilor în cazul angajării şomerilor, tinerilor absolvenţi şi a persoanelor cu

handicap; mărimea subvenţiei poate ajunge la 150 % din salariul minim pe economie şi poate

fi obţinută pe o perioadă de cel mult 12 luni; facilităţi acordate pentru formarea şi recalificarea

forţei de muncă; stimulente şi facilităţi adiţionale pentru promovarea investiţiilor directe cu

influenţă semnificativă asupra economiei; fonduri nerambursabile autohtone şi cele oferite

de Uniunea Europeană. În plus, există şi facilităţi particulare: posibilitatea ocupării imediate

a parcelelor de teren, în suprafață variabilă în functie de necesitățile acestora; asigurarea

întregii infrastructuri suport pentru activități industriale (căi de acces, alimentare cu apă,

energie electrică, gaz natural, canalizare și telecomunicație) la limita zonei industriale. De

asemenea, sunt foarte importante facilităţile fiscale: scutirea de la plata taxelor percepute
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pentru modificarea destinației sau pentru scoaterea din circuitul agricol a terenului; scutiri la

impozit pe teren și impozite pe clădire pentru imobilele şi terenurile aflate în incinta Parcului.

Planuri de viitor

Pe scurt, ing. Nagy István descrie în felul următor planurile de viitor referitoare la Parcul
Industrial Mureş: „Dorim să finalizăm concesionarea terenurilor şi să oferim condiţii cât
mai avantajoase pentru a putea atrage investitori. Totodată, avem în vedere şi crearea de
locuri de muncă”. Tot pentru viitor se doreşte buna funcţionare a clusterului, a cărui baze
au fost puse la sfârşitul lunii mai, în Parcul Industrial Mureş. Acest cluster are scopul de
a soluționa probleme comune ale unor firme sau instituții în regiunea Centru. Mai exact,
Clusterul Primurmagnet – formă de asociere între firme și instituții – a fost lansat în Parcul
Industrial Mureș, cu scopul de a ajuta la eficientizarea relațiilor agenților economici din regiune.
Clusterul înseamnă o asociere liberă, fără formă juridică. Sunt oameni, reprezentanți de firme
și instituții, care au un scop comun se simt bine și încearcă să gestioneze împreună problemele
comune. Este interesant de urmărit pentru viitor şi evoluţia firmelor din incubatorul de afaceri,
investiție de 2,5 milioane de lei, inaugurată în incinta Parcului Industrial Mureş în anul 2010
şi finanţată de Consiliul Judeţean Mureş în proporţie de 85 % şi co-finanţată de Guvern prin
Agenţia pentru Implementarea Proiectelor şi Programelor pentru Întreprinderi Mici şi Mijlocii,
Guvernul Japonez şi Programul Naţiunilor Unite pentru Dezvoltare. Clădirea incubatorului a
fost construită în perioada 2009-2010, dispune de o suprafaţă de lucru de 1.600 m.p. şi este
dotată cu echipamente şi facilităţi moderne. Firmele dintr-un incubator de afaceri beneficiază,
pe perioada celor trei ani de incubare, de suport financiar, servicii de consultanţă managerială
şi de asistenţă.

Construcţia Parcului Industrial Mureş a început în noiembrie 2002. Loturile din Parcul Industrial
au fost concesionate pentru o perioadă de până la 49 de ani, cu posibilitatea prelungirii
acesteia. Unele firme au concesionat pentru o perioada de 49 de ani, iar altele au ales şi posi-
bilitatea de cumpărare după 5 ani de concesionare. Întreaga infrastructură realizată a trecut în
proprietatea publică a Consiliului Județean Mureș, administrarea fiind făcută prin intermediul
societății comerciale „Parc Industrial Mureș” S.A. Parcul a fost inaugurat în septembrie 2005,
investiţia totală fiind de opt milioane de euro. Din aceasta, 3,8 milioane euro au reprezentat
fonduri PHARE, 1,3 milioane au venit de la Guvern, iar alte trei milioane au fost contribuţia
Consiliului Judeţean Mureş. Printre firmele care au investit în Parcul Industrial Mureş şi au creat
sute de locuri de muncă se numără: Hirschmann România SRL (Producţie de componente
electrice pentru motoare şi vehicule Austria), S.C. PPS Pipeline Systems S.R.L. (Lucrări de
instalaţii şi de construcţii auxiliare – instalaţii de gaze, apă, energie electrică), S.C. Allcolors
Serv S.R.L. (Prestări servicii de vopsire în câmp electrostatic România – Italia), S.C. ILEFOR
S.A. (Producţia altor tipuri de mobilier România), S.C. East European Trade S.R.L. (Logistică şi
servicii pentru utilaje de prelucrarea lemnului România), SC Toifor SRL (Salubritate, depolu-
are Ungaria), S.C. Napa Impex S.R.L. (Proiecţie şi execuţie instalaţii electrice, automatizări
România), S.C. Las Prom S.R.L. (Producţie panouri sandwich România), S.C. Patriwar S.R.L.
(Fabricarea de articole confecţionate din textile Belgia), S.C. Rewox Eco-Rom S.A. (Producţie şi
montaj instalaţii şi echipamente de protecţia mediului România), S.C. Astoria S.R.L. (Servicii
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de logistică şi activităţi conexe ale transportului) etc.

Vasile Dancea

1.6.14 BAC-ul nostru cel de toate zilele (2012-06-05 06:30)

Săptămâna viitoare va începe ediţia 2012 a examenului de Bacalaureat. În avanpremieră,
vreo 900 de sportivi au susţinut deja examenul din care 65 % l-au picat cu brio, având încă
o şansă în a doua sesiune. Plecând de la acest rezultat, pe care îl condimentăm cu mii de
camere video de supraveghere, nici în acest an, examenul de Bacalaureat nu se anunţă mai
norocos pentru absolvenţii celor 12 clase de liceu. Promovabilitatea va fi iarăşi undeva pe la
50 %, cu tot circul de rigoare în încercarea de a găsi ţapii ispăşitori. De la elevi până la părinţi
şi dascăli, toţi vor fi culpabilizaţi. Iarăşi vor începe bocitoarele de serviciu să se tânguie în
prime-time pe la televiziuni că învăţământul e la pământ, că şcoala românească scoate idioţi,
că profesorii nu sunt plătiţi şi nu îşi fac, în consecinţă, treaba sau că elevii nu sunt interesaţi
de şcoală, iar dascălii nu mai au soluţii.

Bun, pe astea le-am ascultat, le-am priceput, întrebarea mea e cum soluţionăm problema? Că
tânguindu-ne la televizor nu va creşte nici numărul de promovaţi la BAC, nu îi va transforma
pe absolvenţi dintr-o dată în ştiutori de carte, nici pe profesori în bancheri etc. Iar după cum
ştiu eu, tot de la şcoală, fiecare efect are o cauză. Efectul l-am văzut, cauzele sunt multiple,
aşa cum le-am înşirat, succint, mai sus, totuşi rămâne întrebarea mea cum le insuflăm copiilor
dragostea de carte, pe de o parte, şi cum transformăm programa şcolară şi examenele în
unele flexibile, adaptate într-adevăr capacităţilor şi aptitudinilor copiilor? Când renunţăm
să îi transformăm pe toţi în şomeri cu diplomă de liceu, iar mai târziu în şomeri cu diplomă
de facultate, în loc să gândim raportându-ne la înclinaţiile reale pe care le are un copil spre
un anumit domeniu? Adică dacă are aptitudini pentru strungar, de ce să nu îl lăsăm să şi
le cultive şi vrem să îl facem musai absolvent de Drept? De ce o fetiţă cu aptitudini pentru
grafică, vrem să o transformăm într-un conglomerat matematic de Pitagora, Euclid, Laplace
etc.? De ce pe ce unul căruia îi place fizica şi chimia, fiind netalentat la română, vrem să îl
transformăm în doctor în literatură, învăţând pe de rost cuvinte alambicate pe care nu o să le
folosească niciodată, comentarii greoaie şi stupidităţi beletristice?

Întrebări retorice cu răspunsuri pe care sper ca într-o zi responsabilii din Educaţie să ni le ofere
sub forma unui sistem de învăţământ adaptat secolului 21 şi care să stopeze drama pe ecrane
a rezultatelor negative de la BAC.

Ligia Voro
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1.6.15 Încheiere de mandat (2012-06-05 06:34)

Consilierii locali târgumureşeni, mulţi dintre ei care nu se vor mai regăsi în viitorul for

deliberativ municipal şi-au luat rămas bun de la Sala de şedinţe 45, votând o majorare a

contractului privind modernizarea Pieţei Teatrului fără să vadă vreun document. La fel ca şi la

şedinţa de acum aproape două săptămâni…

… consilierii PSD şi PNL au absentat

La şedinţa de marţea trecută aleşii locali au aprobat majorarea cu 31 % a valorii contractului
privind modernizarea Pieţei Teatrului. Dacă ar fi luat o asemenea decizie studiind vreun
document, am mai fi înţeles, dar ei majorează un contract fără să verifice vreun deviz de
lucrări, fără să obţină un răspuns de ce lucrările contractate în 2007 pentru 24 de luni s-au
prelungit până în 2012 şi nu sunt gata nici în ziua de azi şi fără să analizeze nici măcar nivelul
anual al ratei inflaţiei, o informaţie care este publică.

Cât despre amendamentul adus hotărârii, potrivit căruia vor fi controlate devizele şi cheltu-

ielile, daţi-mi voie să am rezerve că se va schimba ceva. Cu tot optimismul afişat de Kolozsvári

Zoltán, preşedintele Comisiei de Buget-Finanţe, care a spus: „am fost în principiu de acord cu

majorarea cheltuielilor cu verificările corespunzătoare a lucrărilor. Contractul va fi mai mare

cu 31 %, dar după verificări, această sumă, probabil, va fi rectificată în jos”. Cert este, din

toată această poveste, că executantul lucrărilor – firmele Astor Com SRL şi Azimut Com SRL,

se va alege cu o rotunjire de contract de peste 3 milioane de lei, adică de la 10,8 la aproape

14 milioane de lei.

Podul, respins

Tot în ultima şedinţă de Consiliul Local, Executivul târgumureşean a încercat să obţină apro-

barea aleşilor pentru proiectul privind construcţia unui pod peste râul Mureş care să unească

Aleea Carpaţi de cartierul Unirii. Pentru a patra oară consecutiv însă proiectul de hotărâre a

fost respins. La fel ca precedenta ședință, despre care am scris săptămâna trecută, consilierii
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UDMR nu au fost nici de această dată de acord să aprobe indicatorii tehnico-economici privind

realizarea acestei investiţii. Kolozsvári Zoltán a susţinut că este un pod care nu duce nicăieri,

cu toate că i-a recunoscut utilitatea. „Pentru acest lucru este necesar un plan urbanistic

general, este de văzut unde se leagă podul, pe partea dreaptă nu există acces, iar pe partea

stângă sunt nişte străduţe strâmte. Banii trebuie cheltuiţi chibzuit”, a spus alesul local. Mai

precis, terenurile din Unirii aparţin de Sântana de Mureş, în timp ce în Aleea Carpaţi sunt

necesare demolarea unor construcţii şi lărgirea străzilor pentru ca acest nou drum să poate

prelua din traficul din municipiu.

Pas la vânzare

Cu toate că erau de acord să plătească 136 de euro per metru pătrat pentru terenurile de sub

terasele şi cabanele din Complexul de Agrement şi Sport „Mureşul”, concesionarii acestora

şi proprietarii construcţiilor nu au reuşit să îi convingă pe aleşii UDMR să le vândă. Nici

explicaţiile reprezentantului comercianţilor, Dan Şandor, nu au avut vreun efect, cu toate că

acesta a arătat că în bugetul local ar intra venituri de 2 milioane de euro, iar proprietarii de

terase şi cabane ar fi dispuşi să investească în continuare şi să creeze mai multe locuri de

muncă. „Oraşul are mare nevoie de zonă de agrement, iar orice proprietate privată care este

în zona aceasta poate să dea nişte dificultăţi foarte mari la noile planuri de reamenajare”, a

explicat Kolozsvári Zoltán votul împotrivă.

Bani pentru culte şi sport

Înotătorul Norbert Trandafir va fi recompensat cu suma de 15.000 de lei pentru medalia de
bronz obţinută la Campionatul European de Nataţie, desfăşurat la Debrecen. Sportivul a
concurat la proba de 100 de metri liber şi s-a clasat în final al treilea. De asemenea, consilierii
locali au votat ca două biserici reformate să primească sume de bani în valoare totală de
37.000 de lei, iar parohia ortodoxă nr. XI să beneficieze de fonduri retrase de la protopopiat
în cuantum de 150.000 de lei.
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Ligia Voro

1.6.16 „Nu mă prostește nimeni, vechiul CA era nefuncțional”
(2012-06-05 06:40)

După prima zi de lucru ca director al Aeroportului Transilvania Tîrgu-Mureș, de acum fostul
consilier județean Mihail Poruțiu ne-a spus care sunt acum problemele de la Vidrasău și care
sunt planurile pentru rezolvarea lor…

Rep.: E sau nu e politizată această funcție? Pentru că e prima dată când un om politic ajunge
director al aeroportului și vi s-au adus acuzații de acest fel, cum că e rezultatul pactului dintre
UDMR și PD-L la nivel local.

Mihail Poruțiu: Prin prisma a tot ceea ce înseamnă evoluția mea politică, mulți ar fi
îndreptățiți să afirme că ar fi o funcție politizată. În ultimele trei luni eu am avut discuții
cu factorii de decizie politică din tot spectrul politic și le-am spus tuturor decizia mea de a
continua și de a face în așa fel încât această funcție să nu fie politizată în mod real. De trei
ani de zile sunt simplu membru de partid, nu am îndeplinit nicio funcție în PD-L, în afară
de cea de consilier județean, care este o funcție administrativă. Repet, activitatea mea
politică din ultimii trei ani a fost aproape de zero. Am un contract de management de patru ani
și, pentru ca acest aeroport să funcționeze, eu n-am să comentez nici o declarație politică (...).

Rep.: L-ați contestat pe fostul director de ani de zile, iar acum ajungeți în locul lui. Nu e puțin
ciudat?

M.P.: În mod sigur nu am avut un scop meschin în demersul meu, ci am pornit de la ideea
Agendei 2009 de a privatiza managementul Aeroportului. Am înțeles că nu s-a dorit și că au
existat niște rațiuni pe care nu vreau să le comentez, dar de care am ținut cont și poate că n-aș
fi fost astăzi în această postură, dacă n-ar fi apărut Ordonanța de Guvern 109 privind modifi-
carea modului de conducere a companiilor cu capital de stat. A apărut această oportunitate,
m-am considerat pregătit și din punctul de vedere al experienței politice și administrative și
al criteriilor pe care trebuia să le îndeplinesc, așa că mi-am depus candidatura și am ajuns aici.

Cel mai important lucru din punctul meu de vedere este faptul că se ajunsese la un blocaj

între proprietar (Consiliul Județean) și managementul Aeroportului. În opinia mea, faptul că

acum sunt director este o soluție de deblocare a activității Aeroportului din punctul de vedere

al managementului. Fără falsă modestie, cred că am capacitatea de a asigura funcționarea

Aeroportului în relația cu proprietarul și cu terți. Vreau să precizez că niciodată nu am avut
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ceva de comentat legat de domeniul tehnic și operațional. Personalul pe acest domeniu își

face datoria cu prisosință.

Cea mai mare problemă: tariful

Rep.: Care sunt cele mai mari probleme cu care se confruntă aeroportul acum?

M.P.: La această oră, cred că cea mai mare problemă este legată de tarife, din cauza

blocajului din Consiliul de Administrație (CA). Pe mine nu mă mai prostește nimeni, vechiul CA

era nefuncțional în primul rând din cauza faptului că nu era plătit, iar în al doilea rând pentru

că nu era pus în funcție de proprietar și oamenii nu aveau motivație să muncească. Am ajuns

la situația în care avem un termen foarte scurt pentru a lămuri problema tarifelor. Avem

procesele cu Clujul care ne blochează, din cauza cărora noi trebuie să punem în aplicare niște

hotărâri mai vechi ale CJ care nu ne sunt favorabile în negocierile cu operatorii aerieni. De

lămurirea tarifelor depinde foarte mult continuarea contractului comercial cu Wizzair, care ar

trebui să dureze încă trei ani de zile și care ne asigură traficul. Apoi, sunt problemele legate

de modul de calcul al compensației și modul de lucru cu CJ. E un blocaj care trebuie rezolvat.

Se vede foarte clar că avem o aerogară făcută prin adăugiri, se vede clar că acel criteriu al

celui mai bun preț ne aduce foarte mari prejudicii prin prisma calității și multe alte lucruri.

Planuri

Rep.: Care sunt planurile pe termen scurt și mediu?

M.P.: Pe termen scurt sunt cele gospodărești. Vorbim de parcarea aeroportului, pentru că

sunt momente în care se stă și 30-40 de minute ca cineva să-și plătească parcarea, din cauza

funcționării aparatelor. Am o problemă mare și cu Drumul Național care e plin de mașini

parcate într-o rână pe marginea șanțului, iar aici voi avea o discuție cu Poliția Rutieră și
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Drumurile Naționale să găsim o rezolvare. E o problemă și cu orientarea în aeroport, pentru

că, fiind făcut din adăugiri, chiar și eu familiarizat fiind mi-a fost greu să-mi dau seama de

circuit, aeroportul este extraordinar de înghesuit. Azi, în urma unei ploi torențiale am văzut că

intră și apa și a ajuns pe benzile transportoare. Deci primele priorități sunt legate de aceste

lucruri pe care le putem rezolva cu bani puțini cu ajutorul personalului aeroportului, pentru

ca să reușim să facem viața mai confortabilă pe aeroport. Pe termen mediu evident trebuie

să rezolvăm problema tarifelor ca să stabilizăm contractul cu Wizzair. Am dat dispoziție să

înceapă și inventarul aeroportului, cu ajutorul unei comisii de inventariere. Trebuie să stabilim

și circuitul documentelor, modul de lucru și foarte multe alte lucruri. Ca să vă dau doar un

exemplu, în secolul 21 nu avem internet wireless în aeroport pentru pasageri. E inadmisibil.

Iar apoi, cum prevede și contractul, în 90 de zile trebuie să pregătim planul de administrare a

afacerii și noua organigramă.

Tîrgu-Mureș-Constanța

Rep.: Când va zbura prima cursă charter Tîrgu-Mureș-Constanța pe care o propuneați când
erați consilier județean?

M.P.: Acum suntem în etapa în care partea comercială și de marketing este în planul doi.

Este perioada de reorganizare și de punere la punct a tot ceea ce înseamnă hârtii, dar în

paralel vom lucra și la asta. Primul deziderat este cursa zilnică de București. Există mai multe

formule pe care le-am discutat cu colegii din CA: există formula cu Tarom-ul, dar putem și să

ne gândim în perspectivă dacă nu am putea încheia o înțelegere cu o companie aeriană, prin

care practic să ne pună o aeronavă la dispoziție. Dar acestea sunt lucruri de perspectivă.

Concurența

Rep.: Cum ar putea concura pe viitor Tîrgu-Mureșul cu Clujul și Sibiul?
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M.P.: Dacă vom fi abili și inteligenți. Avem atuuri infrastructura pistei care este în bune
condiții și poziționarea geografică prin care toți locuitorii din Harghita, Covasna, mergând
până la Piatra Neamț trec în drumul lor spre Cluj sau Sibiu prin Tîrgu-Mureș. Avem un areal cu
1,5-2 milioane de oameni. Trebuie să facem în așa fel încât să nu-i pierdem și să-i capacităm ca
să fie clienții noștri. În mod cert avem și costuri mai mici decât Aeroportul din Cluj, pentru că
acolo toate investițiile s-au făcut prin credite și atunci ei au costuri de amortizare și recuperare
a investițiilor, care îi vor obliga în mod cert să lucreze la costuri mult mai mari decât ale
noastre. Așadar, putem face o politică inteligentă de tarifare, în așa fel încât să nici nu fim
acuzați că primim ajutor de stat, dar să reușim totuși și să scădem costurile de operare. Sunt
multe, însă le vom discuta pe parcurs...

A consemnat Cătălin Hegheș

1.6.17 City’us campioană pentru a treia oară (2012-06-05 07:26)

City’us Tîrgu-Mureş a câştigat aseară al 3-lea titlu de campioană naţională, după ce s-a
impus cu 10-1 în partida a doua a finalei campionatului, disputată în compania celor de la
Spicom Sf. Gheorghe. După victoria cu 7-2 din prima partidă, City’us şi-a adjudecat titlul
după doar 2 jocuri şi va reprezenta România în viitoarea ediţie a UEFA Futsal Cup. Partida din
Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureş a reprezentat o demonstraţie de forţă din partea campioanei
României, care a dorit să arate care este adevărata diferenţă dintre cele 2 formaţii. Joc agresiv,
pressing sufocant în jumătatea adversă şi faze spectaculoase de poartă au fost ingredientele
unei finale câştigate categoric de tîrgumureşeni. După câteva minute echilibrate, în care
Grigoraş, portarul de la Spicom, a avut câteva intervenţii reuşite, Nicuşan, căpitanul echipei
noastre a deschis scorul după ce a reluat în poartă mingea respinsă de portar în urma şutului
lui Csoma. Până la finalul reprizei, fraţii Matei, Cristian şi Florin, au dus scorul la 3-0, iar
învingătoarea era deja cunoscută.

În partea a doua a meciului, City’us a mai punctat de 7 ori prin Szocs, Csoma, Gherman (2),
Mimi Stoica (2) şi Cr. Matei. Cei de la Spicom au reuşit doar golul de onoare, la scorul de
9-0, prin Kedves. Rezultat final, City’us – Sf. Gheorghe 10-1 şi, pentru al 3-lea an la rând,
trofeul campionilor vine la Tîrgu-Mureş. În cadrul festivităţii de premiere, Mimi Stoica a primit
şi trofeul de golgheter al campionatului, cu 38 de reuşite.

Pentru City’us au evoluat: Klein, Aszalos – portari, Fl. Matei, Cr. Matei, Ignat, Lupu, R. Radu,
Mimi Stoica, Nicuşan, Szocs, Gherman şi Csoma. În deschiderea marii finale s-a disputat
finala pentru locurile 3-4, ACS Od. Secuiesc învingând pe United Galaţi cu scorul de 6-5, după
răsturnări spectaculoase de scor.

Clasamentul final al ediţiei 2011-2012 al Ligii 1 arată astfel:
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1. City’us Tîrgu-Mureş – campioană
2. Spicom Sf. Gheorghe
3. ACS Od. Secuiesc

Săptămâna viitoare, luni, 11 iunie, City’us Tîrgu-Mureş are şansa de a-şi trece în palmares
cel de-al 9-lea trofeu din istoria clubului. Campioana şi deţinătoarea Cupei va întâlni
pe United Galaţi, în finala ediţiei din acest an a Cupei României. Partida se va disputa la
Iaşi, în Sala Sporturilor şi va începe la ora 19.45, fiind transmisă în direct de postul DigiSport 2.

1.6.18 Primul câștigător la Întrebarea săptămânii (2012-06-05 07:39)

[1] Cele mai multe răspunsuri subliniază nevoia de creare de noi locuri de muncă. Alexan-
dru Susanu a mers ceva mai departe, propunând și crearea unor centre de cercetare, care
să țină acasă absolvenții de elită de la Tîrgu-Mureș. Răspunsul lui a fost următorul:

În primul rând lipsa concurenței locurilor de muncă poate fi o cauză, oferta scăzută
și locurile de muncă prost plătite. Tîrgu-Mureș fiind un centru universitar ar trebui
create centre de cercetare astfel încât absolvenții facultăților să se întoarcă acasă.
Mulți colegi preferă să plece din cauza lipsei ofertei de muncă sau a posturilor mai
slab plătite decât cele din orașul natal.

Alexandru Susanu este primul câștigător al concursului nostru, însă acesta continuă în fiecare
săptămână. Urmăriți așadar în continuare www.punctul.ro și răspundeți la întrebarea săp-
tămânii.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/premiu-lada-bere-pizza.jpg

©2024 www.punctul.ro 775

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/premiu-lada-bere-pizza.jpg


BlogBook 1.6. JUNE

1.6.19 Program nou la CJAS (2012-06-06 04:31)

Casa Județeană de Asigurări de Sănătate Mureș și-a schimbat programul de funcționare
începând de ieri. Noul program este de luni până vineri, între orele 9:00 și 17:00.

1.6.20 FCM feminin joacă azi cu titlul pe masă (2012-06-06 04:39)

În această seară, de la ora 19, pe Stadionul Trans-Sil , FC Municipal Feminin Tîrgu-Mureş
va întâlni pe CFF Olimpia Cluj-Napoca, în ceea ce putem numi “Finala campionatului naţional”.
Partida face parte din ultima etapă a play-off-ului Ligii 1 la fotbal feminin. Înaintea acestei
partide, cele 2 formaţii se află la egalitate de puncte, 15, în fruntea clasamentului. În etapa
disputată la sfârşitul săptămânii trecute, ambele echipe s-au impus în partidele disputate:
FCM, 6-2 în deplasare la Brazi, iar Olimpia, 5-0 acasă cu Real Craiova.

În acest sezon, FCM Feminin şi CFF Olimpia Cluj-Napoca s-au întâlnit de 2 ori, clujencele
impunându-se în ambele jocuri: 3-0 în partida din turul play-off-ului şi 1-0 în finala Cupei
României. Pentru a intra în posesia trofeului, pentru a 2-a oară în istoria echipei, FCM
Feminin are nevoie de o victorie la orice scor. În caz de egalitate sau victorie a clujencelor,
acestea îşi vor păstra trofeul cucerit anul trecut. Intrarea spectatorilor la această partidă va
fi liberă. Partida va începe la ora 19 şi va fi transmisă în direct de postul de televiziune Sport.ro.

Sursa: FCM

1.6.21 Noi discuții București-Budapesta pe tema Nyiro (2012-06-06 04:49)

Preşedintele Parlamentului Ungariei, Laszlo Kover, a recunoscut, marţi seara, într-o confer-
inţă de presă susţinută la Târgu Mureş, că există o discuţie între Parlamentul Ungariei şi şeful
Executivului de la Bucureşti, dar a afirmat că subiectul reînhumării scriitorului Nyiro Jozsef îl
consideră încheiat. ’Puteţi califica cum doriţi, este cert că există o discuţie între Parlamentul
Ungariei şi şeful Executivului de la Bucureşti. În ceea ce mă priveşte, eu consider această
discuţie încheiată şi nu doresc să reîncălzesc acest subiect (n.r. al lui Nyiro). Deşi v-am rugat
respectuos să nu mai puneţi întrebări referitoare la înhumare, nu pentru acest lucru am venit
aici. Vă pot spune că reînhumarea nu se va face în această săptămână şi pot să vă spun că
executivul unei ţări poate să-şi exprime nemulţumirea în legătură cu un lucru, dar poate lua
măsuri numai în cadrul legal care este la îndemâna lor’, a spus Kover Laszlo, întrebat fiind
dacă există o dispută diplomatică între Bucureşti şi Budapesta.
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Referitor la acuzaţiile aduse de publicaţia Der Spiegel cu privire la renaşterea spiritului
naţionalist din Ungaria, dovadă fiind inclusiv tentativa de reînhumare în România a scriitorului
Nyiro Jozsef, Kover a subliniat că nu îi place să comenteze afirmaţiile ziarelor ungureşti, nici
pe cele ale ziarelor germane, ’deoarece organele de presă străine se află şi chiar şi teritorial,
foarte departe de Ungaria, astfel că informaţiile lor sunt denaturate şi inexacte’. ’În prezent
mă aflu aici ca invitat al Partidului Civic Maghiar şi nu pentru a vă răspunde la întrebările
referitoare la reînhumarea lui Nyiro Joszef, de aceea vă rog să nu-mi puneţi aceste întrebări’,
a mai spus Kover Laszlo.

La insistenţele jurnaliştilor pe acest subiect, Kover a replicat: ’Dacă eu vreau să ridic statuia
lui Ludovic de Anjou, credeţi că eu vreau să reînvii ideea Evului Mediu în ţară?’. El a precizat
că trebuie să se admită faptul că Nyiro Jozsef a creat o operă literară valoroasă, trecând peste
’gafele sale politice’. ’Trebuie să admitem că Nyiro Joszef a creat o operă literară de mare
valoare pentru secuime şi de aceea nu am avut nici cea mai mică bănuială că vom avea
dificultăţi în această privinţă, deoarece mai multe şcoli poartă numele acestui autor. Dacă noi
facem un gest de reverenţă faţă de arta literară a lui Nyiro Joszef, acest lucru nu înseamnă că
dorim să preamărim gafele sale politice. De asemenea, şi în literatura română există anumite
persoane, îl menţionez doar pe Mircea Eliade, care a avut o operă valoroasă dar a fost membru
în Garda de Fier’, a accentuat Laszlo Kover.

În privinţa relaţiei cu UDMR, Laszlo Kover a precizat că şi-a schimbat părerea despre această
organizaţie, ca urmare a faptului că nu a realizat ceea ce a promis. ’Dacă mă întrebaţi despre
relaţia mea cu UDMR-ul trebuie să vă povestesc despre un trecut de 20 de ani şi în decursul
acestei perioade mi s-a schimbat părerea despre această formaţie. Dacă punem pe masa
de încercare acele promisiuni care au fost făcute la începutul drumului şi rezultatul acestora,
ţinând cont că această formaţiune a condus cea mai lungă perioadă din istoria Europei post
comuniste, 16 ani, rezultatul este aşa cum vedeţi. Ţinând cont de faptul că a beneficiat de
infrastructură, de influenţă şi de bani, toate acestea le-a orientat împotriva unor voci critici,
acest lucru este inadmisibil’, a accentuat politicianul.

Acesta a precizat că în ultimii ani a fost atent să nu califice în vreun fel persoanele aparţinând
UDMR şi că de aceea nu va face niciun fel de apreciere faţă de UDMR: ’Pentru că eu nu am
fost invitat de aceştia’, a adăugat Kover. Referitor la susţinerea maghiarilor din Transilvania
pentru obţinerea autonomiei, Laszlo Kover a precizat că ’în primul rând, în Transilvania ar
trebui să se lupte pentru autonomie şi după aceea pot fi susţinuţi aceia care se luptă’. ’Dacă
luăm în vizor câteva ţări, Suedia, Finlanda, Spania şi eventual Belgia, în care există diferite
forme de autonomie, trebuie să admitem că aceasta este o realitate, un fapt, şi nu văd
niciun impediment în realizarea acesteia care să fie şi în folosul comunităţii maghiare, care
însumează 1,5 milioane de locuitori’, a conchis politicianul ungar.

AGERPRES
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1.6.22 Săptămâna absolvenților la UAT (2012-06-06 06:54)

In perioada 6-8 iunie 2012, absolventii specializarii Arta actorului, studii universitare
de masterat, va asteapta, alaturi de colegii lor, la ultimele reprezentatii ale spectacolelor
lucrate in acesti doi ani de masterat. Astfel, miercuri, 6 iunie 2012, ora 19.00, pe scena
Teatrului Studio se va juca ultima reprezentatie a spectacolului Sex, regia Radu-Alexandru
Nica. Joi, 7 iunie 2012, ora 19.00, pe scena Teatrului Studio se va juca ultima reprezentatie a
spectacolului Clinica, regia Dana Lemnaru. Vineri, 8 iunie 2012, ora 19.00, pe scena Teatrului
Studio se va juca ultima reprezentatie a spectacolului Frank al cincilea, regia Radu Olareanu.

Sursa: UAT

1.6.23 Les Poissons Voyageurs revin la J’ai Bistrot (2012-06-06 07:07)

Sâmbătă 9 iunie, de la ora 21:30, Les Poissons Voyageurs concertează pentru a doua
oară la J’ai Bistrot. Pe pagina dedicată de facebook dedicată evenimentului se mai precizează:

Trupa canadiana/franceza Les Poissons Voyageurs ne propune un concert denumit
de ei " recital de calatorie". Asta pentru ca muzica lor a crescut armonios chiar
daca a adunat foarte multe influente de peste tot de pe unde au calatorit ei. Swing
American si jazz manouche, reggae, muzica ruseasca sau napoletana sunt doar
unele din culorile care anima peisajul lor muzical.

Prețul unui bilet este de 15 lei.
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1.6.24 Marius Pașcan „piratat” pe Facebook (2012-06-06 08:08)

Marius Pașcan, candidatul Alianței pentru Mureș la funcția de președinte al Consiliului
Județean Mureș este victima unui furt de identitate. O persoană necunoscută a creat în numele
său un cont activ de Facebook, www.facebook.com/mariuspascan.1, pe care îl administrează
în mod constant și postează o serie de informații calomnioase la adresa sa care nu au nicio
legătură cu realitatea.

Marius Pașcan anunță, pe această cale, că pagina pe Facebook nu îl reprezintă și a fost
înființată fără aprobarea sa. În acest sens Marius Pașcan a depus o sesizare la Biroul Electoral
Județean și la Inspectoratul Județean de Poliție Mureș reclamând pirateria informatică.

1.6.25 Netsky și N.O.H.A. confirmați la Peninsula (2012-06-06 10:14)

Oferta muzicii electronice a Peninsulei a concurat, la fiecare ediţie, cele mai apreciate
evenimente de gen şi nici cea de a zecea ediţie a celui mai mare festival din România nu va
dezamăgi! Invitatul special drum and bass va fi sâmbătă, 25 august, belgianul Boris Daenen,
aka Netsky. Primul său album, de liquid drum and bass l-a propulsat direct în primul plan al
petrecerilor electronice, iar în toamna acestui an belgianul de doar 23 de ani ţine să ridice
ştacheta şi să lanseze un album de drum and bass şi elemente de electro-house şi dubstep,
ba chiar câteva instrumente live. Un lucru e cert: artistul abia aşteaptă să arate fanilor ce a
născocit, iar în România va avea ocazia să o facă la Peninsula!

Cea mai bună echipă N.O.H.A. – aşa descrie presa de specialitate actuala componenţă a
Noise Of Human Art, un proiect muzical ambiţios construit de Philip Noha în urmă cu aproape
20 de ani şi care nu încetează să uimească fanii prin iscusinţa cu care amestecă drum and
bass-ul şi influenţele culturale ale membrilor săi care provin din întreaga lume. Vocea Camilei
de Oliveira se va auzi din nou pe sunetul tornadei de energie care se dezlănţuie pe scena
mare a Peninsulei, pe 25 august 2012!

În nouă ediţii de Peninsula am învăţat multe de la fanii noştri, iar atunci când e vorba de băieţii
de la Şuie Paparude pentru noi a devenit limpede: nu e completă petrecerea electronică
fără ei. Putem pune DJ de top în spatele platanelor, dar seturile din zori de zi, marca Şuie,
încă nu le-a întrecut nimeni. Dobrică, Michi şi Bean vor fi headlinerii zilei de sâmbătă în arena
muzicii electronice, astfel că de la ora 1 noaptea poate începe deja petrecerea.

Iar pentru că metalul finlandez este cel mai bine digerat cu puţin heavy metal românesc,
băieţii de la Trooper vor urca duminică, 26 august, pe scena mare, cu doar câteva ore înainte
de trupa Children of Bodom. Ultima apariţie discografică – Voodoo – a fost sărbătorită cu 12
concerte de succes în România, astfel că băieţii nu pot lipsi nici de la Peninsula 2012!
Din zona blues-ului, avem plăcerea să îl primim din nou pe maestrul Mike Godoroja şi the
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Blue Spirit care aduc anul acesta la Peninsula un un nou material discografic, ce pare a fi
creat special pentru atmosfera celui mai mare eveniment în aer liber din Transilvania: piesele
de pe Hippie Blues vor încânta, cu siguranţă, fanii muzicii de calitate! Parafrazându-l pe Mike:
Vă rugăm să aveţi o Peninsulă frumoasă!

Din Ungaria vor concerta la Peninsula 2012 punk-rockerii de la Alvin És a Mókusok sâmbătă,
25 august, iar târgumureşenii de la Votska vor demonstra duminică, 26 august, cu ce au
impresionat juriul şi publicul concursului naţional de talente Médiabefutó, astfel că au fost
invitaţi la cel mai mare festival din România!

Cele mai proaspete informaţii despre cea de a zecea ediţie a Festivalului Peninsula le puteţi
găsi şi anul acesta pe pagina oficială www.peninsula.ro, precum şi pe pagina de Facebook a
evenimentului. Biletele pentru Peninsula 2012 au fost puse în vânzare în reţeaua de magazine
Eventim şi pe www.eventim.ro. Până pe 1 august costul unui abonament este de 100 de lei şi
a unui bilet de o zi 40 de lei, iar după această dată, respectiv în timpul desfăşurării evenimen-
tului, tichetul valabil 4 zile va costa 150 de lei, iar cel de o zi – 60 de lei. Festivalul Peninsula
2012 va avea loc între 23 şi 26 august pe malul Mureşului, în vecinătatea Complexului de
Agrement Weekend din Târgu Mureş.

Sursa: Peninsula

1.6.26 Ploile torențiale au readus alunecările de teren (2012-06-06 13:48)

Ploile torenţiale din ultimele zile au activat o serie de alunecări de teren, au dus la evacuarea
a 50 de persoane şi au afectat 77 de locuinţe, a anunţat miercuri, într-o conferinţă de presă,
prefectul judeţului Mureş, Alexandru Petru Frătean. ’S-au reactivat nişte falii de alunecări de
teren pe pârâul Şaeş, în zona Dealului Gării s-a prăbuşit un versant al unui deal. Pe malul râului
Gloaşter, în Tăureni, s-a reactivat o alunecare de teren. Au fost declarate 136 de animale
moarte (în judeţ n.r.). Din fericire nu am avut cazuri şi sper să nici nu avem de decese (umane
-n.r.). În total, pe judeţ au fost evacuate 50 de persoane. Practic au fost salvate de o viitură
în jur de 200 de persoane în comuna Livezeni, în total au fost 77 de locuinţe afectate, 519
anexe gospodăreşti, o biserică reformată din Căluşeri, 5,7 km de drumuri comunale, 3,5 km
străzi laterale, 10 poduri, 22 de podeţe, 10 traversări pietonale, 275 de hectare teren arabil,
27 hectare de păşuni şi fâneţe, 2 km reţele de canalizare, 498 de fântâni, 25 de metri de dig-
uri, 1 km apărări de maluri şi 2 metri cubi de material lemnos a fost doborât’, a arătat Frătean.

Prefectul a ţinut să remarce prestaţia primarilor din localităţile afectate de ploile torenţiale,
în special primarului din Livezeni, întrucât ’cu toţii au lăsat campania electorală deoparte şi
s-au ocupat de sprijinirea oamenilor, de a-şi duce la îndeplinire sarcinile pe care le au pe linia
activităţii şi responsabilităţii vis-a-vis de situaţiile de urgenţă’. Frătean a subliniat că judeţul
Mureş este încă sub cod galben de ploi, până miercuri seara.

780 ©2024 www.punctul.ro



1.6. JUNE BlogBook

AGERPRES

1.6.27 Prințul Charles revine în vizită în Transilvania (2012-06-07 06:21)

Prinţul Charles al Marii Britanii a sosit miercuri după-amiază într-o vizită privată în ţara
noastră pentru a petrece câteva zile de vacanţă. Preşedinta Fundaţiei ’Mihai Eminescu’,
Caroline Fernolend, a declarat, pentru AGERPRES, că este posibil ca prinţul Charles să ajungă
la reşedinţa sa din localitatea covăsneană Valea Zălanului, dar şi în localitatea Viscri din
judeţul Braşov, unde are o proprietate la care se fac lucrări de renovare. Potrivit acesteia,
prinţul Charles va sta în România până luni.

De câţiva ani, moştenitorul coroanei britanice vine în fiecare primăvară în România. Ultima sa
vizită a avut loc în luna mai a anului trecut, când a petrecut mai multe zile la Valea Zălanului,
un cătun cu doar 150 de locuitori din zona Baraolt, unde a cumpărat trei clădiri vechi de
peste o sută de ani, pe care le-a renovat şi le-a transformat în reşedinţă temporară. La Valea
Zălanului, care şi-a păstrat intactă atmosfera medievală, prinţul de Wales s-a bucurat de
lucruri simple, cum ar fi plimbările pe jos sau cu căruţa prin pădure, picnic-uri la iarbă verde,
laptele proaspăt muls sau pâinea de casă coaptă în vatră. Aproape de fiecare dată când a
venit în România, prinţul Charles a fost oaspetele contelui Kalnoky din Micloşoara, care s-au
numărat printre puţinii invitaţi din România la nunta prinţul William.

Preocupat de conservarea monumentelor istorice, prinţul Charles s-a implicat în ultimii ani
într-un program de reabilitare a mai multor sate săseşti întemeiate în Transilvania în secolul
al XII-lea, dintre care o parte figurează în patrimoniul UNESCO. Dealtfel, acesta patronează
Fundaţia ’Mihai Eminescu’, care se ocupă de protejarea şi conservarea caselor vechi din mai
multe judeţe ale Transilvaniei.

Anul acesta şi fiul cel mic al prinţului Charles, Henry, a fost la Valea Zălanului, unde a petrecut
sărbătorile de Paşti împreună cu mai mulţi prieteni.

AGERPRES

1.6.28 „Kover Laszlo nu este binevenit în România” (2012-06-07 09:29)

Premierul Victor Ponta a declarat că activitatea preşedintelui Parlamentului Ungariei în
România este monitorizată pentru a se vedea dacă încalcă vreo lege, fiind de părere că gestul
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acestuia nu este singular, ci face parte dintr-o ’strategie prin care minoritatea maghiară din
România să fie radicalizată împotriva instituţiilor statului român’. ’Toată activitatea d-lui Kover
Laszlo a fost şi este monitorizată de către noi tocmai pentru a se vedea dacă se încalcă
şi prevederile legale. Normele de bună vecinătate, de respect, au fost deja încălcate, dl.
Kover Laszlo nu avea ce căuta în campanie electorală într-o altă ţară a Uniunii Europene
pentru a sprijini un partid extremist şi pentru a provoca practic autorităţile române, pentru
că activitatea d-lui Kover Laszlo n-a fost aşa întâmplătoare, ci a fost provocatoare la adresa
României. Atitudinea Guvernului a fost extrem de fermă, dar, în acelaşi timp, nu am vrut să
punem gaz peste focul pe care dl. Kover Laszlo conştient încearcă să-l aprindă în această zonă
din Transilvania’, a declarat premierul, joi, într-o conferinţă de presă susţinută la Satu Mare.

Victor Ponta a spus că instituţiile sunt mobilizate pentru a nu-l lăsa pe preşedintele Parlamen-
tului ungar să-şi atingă scopurile. ’Este foarte clar că dl. Kover Laszlo nu este un prieten
şi nu este binevenit în România, este foarte clar că atitudinile sale provocatoare nu sunt
întâmplătoare şi nu cred că este un gest singular, cred mai degrabă că este o adevărată
strategie prin care minoritatea maghiară din România să fie radicalizată împotriva instituţiilor
statului român şi este foarte clar că suntem toţi foarte mobilizaţi pentru a nu-l lăsa pe dl.
Kover Laszlo şi pe prietenii domniei sale, care stau la Budapesta şi se fac că nu ştiu ce face în
România, să-şi atingă scopurile’, a adăugat Ponta.

Premierul consideră că un conflict interetnic nu ar avea avantaje pentru nimeni, nefăcând
altceva decât să ducă la o reîntoarcere în timp. ’Atitudinea noastră trebuie să fie fermă, dar
în acelaşi timp foarte inteligentă, pentru că mă aflu într-un judeţ în care trăiesc împreună
românii şi maghiarii şi pentru că orice conflict nu ar fi în avantajul nimănui şi în care singurul
drum adevărat este drumul unei dezvoltări comune pentru cele două comunităţi şi, până la
urmă, şi România şi Ungaria, iar personaje precum dl. Kover Laszlo vor să ne ducă înapoi în
timp, în anii 1990, fie chiar mai înainte decât atât. Trebuie să fim atenţi, să nu răspundem cu
ar ar dori dl. Kover Laszlo de la noi’, a adăugat primul ministru.

AGERPRES

1.6.29 Rețetele electronice intră în uz de la 1 iulie (2012-06-07 10:22)

Începând cu 1 iulie, 2012, rețetele farmaceutice de tip electronic vor intra în folosință. Până
la finele acestui an va fi însă o perioadă de acomodare în care ele vor circula în paralel cu cele
tradiționale imprimate pe hârtie. Casa Județean de Asigurări de Sănătate Mureș precizează
de asemenea: „Dacă medicul prescriptor este on-line, atunci va prescrie electronic, iar dacă,
din varii motive, în acel moment nu are conexiune la internet, nu are curent electric în cabinet
sau face prescrierea la domiciliul pacientului, atunci va folosi formularul clasic, autocopiant,
în trei exemplare”.

De la 1 ianuarie 2013 se va renunța la sistemul clasic, în favoarea celui electronic. Totuși,
pacienții n-au de ce să-și facă griji prea mari. Deși se completează on-line de către medici,
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aceste rețete sunt apoi printate, iar pacienții le primesc tot pe suport de hârtie. Acestea au
totuși în plus un cod de bare, care va fi citit la farmacie, iar astfel farmaciștii vor avea toate
informațiile care erau până acum pe rețetele tradiționale.

C.H.

1.6.30 FCM feminin a pierdut finala campionatului (2012-06-07 10:46)

Echipa de fotbal feminin FCM Tîrgu-Mureş a pierdut categoric partida disputată ieri seară
pe Stadionul Trans-Sil, în compania celor de la Olimpia Cluj-Napoca, în finala campionatului
naţional. Clujencele au învins cu 1-5 (1-4 la pauză) şi au cucerit pentru al 2-lea an consecutiv
trofeul de campioane. Golurile au fost înscrise de: Pop (36) / Voicu (2, 43, 48), Lunca (25) şi
Duşa (33).

FCM Feminin a evoluat în formula: Mate (34-Părăluţă) - Goder (61-Meleacă), Pupos, Herczeg
(34-Sandu) - Gorea, Jahn (76-Berkeczi), Sipos, Sarosi - Kopacsi - Pop, Rus. Din minutul 69,
FC Municipal a jucat în inferioritate numerică, Pupos fiind eliminată după primirea celui de-al
doilea cartonaş galben. Olimpia Cluj a ratat şi un penalty, în minutul 76, Vătafu trimiţând pe
lângă poartă.

Sursa: FCM Tîrgu-Mureș

1.6.31 Grup antifraudă electorală format azi la Prefectură (2012-06-07 12:18)

[1] La nivelul Instituţiei Prefectului – Judeţul Mureş s-a constituit astăzi, 7 iunie, un Grup
Operativ în vederea preîntâmpinării fraudelor electorale în perioada 7-10 iunie 2012.

Prefectul Judeţului Mureş, Alexandru-Petru Frătean, a dispus înfiinţarea acestuia ca măsură
suplimentară de monitorizare a legalităţii activităţilor de campanie electorală desfăşurate de
către formaţiunile politice şi, totodată, ca măsură de prevenire şi descurajare a activităţilor
ilegale în perioada alegerilor pentru autorităţile administraţiei publice locale. Respectivul
Grup Operativ este constituit din reprezentanţi ai conducerii Inspectoratului Judeţean de
Poliţie Mureş, Serviciului de Poliţie Rutieră, Inspectoratului de Jandarmi Judeţean „colonel
Sabin Motora” Mureş, Gărzii Financiare, Autorităţii Rutiere Române, Inspectoratului de Stat
pentru Controlul în Transportul Rutier şi ai Direcţiei Generale a Finanţelor Publice Mureş. De
asemenea, la solicitarea telefonică a reprezentantului IPJ, pot fi convocate, dacă este cazul, şi
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echipaje ale Gărzii Financiare. Activitatea Grupului Operativ a început astăzi, 07 iunie 2012, la
ora 12:00, şi se va încheia după finalizarea procesului electoral.

Instituţiei Prefectului – Judeţul Mureş i-au fost semnalat aspecte de posibilă încălcare a legii
de către unii competitori electorali, drept pentru care am decis, în Grupul Operativ pe care
l-am înfiinţat astăzi, constituirea de echipe operative mixte care vor efectua activităţi de
supraveghere şi, acolo unde există sesizări privind încălcări ale legii, control şi dispunerea
de măsuri. Orice persoană care vrea să sesizeze autorităţile cu privire la fapte contrare
prevederilor legale este încurajată să o facă apelând 112, apelul unic de urgenţă.

Sursa: Prefectura Mureş

1. frateanprefectura

1.6.32 Sighişoara Film Festival în 28 iunie-1iulie (2012-06-07 12:25)

In perioada 28 iunie – 01 iulie, pentru al partulea an consecutiv, Sighisoara Film Festival
isi asteapta publicul amator de filme românesti la un nou maraton al peliculelor autohtone
care, pentru câteva zile, vor transforma Piata Centrala din Sighisoara in cetatea celor mai
premiate creatii regizorale si actoricesti, prin minunatele povesti in imagini spuse de filme de
lung metraj, scurt mertaje si documentare, alaturi de intâlniri cu producatori si masteranzii
Universitatii Nationale de Arta Teatrala si Cinematografica „I.L.Caragiale”.

Editia din acest an este organizata sub patronajul Centrului National al Cinematografiei,
Primariei Sighisoara, Consiliului Municipal Sighisoara si Universitatii Nationale de Arta Teatrala
si Cinematografica „I.L.Caragiale”, Bucuresti. Urmarind sa isi contureze, prin fiecare an de
existenta dedicat productiilor românesti, o identitate proprie intr-un spatiu special ce pare deja
construit pentru un decor cinematografic, Sighisoara Film Festival isi propune o editie care
sa uneasca elita culturala intr-o sarbatoare dedicata filmelor noastre care au primit o larga
apreciere internationala, ca manifestare a unei importante miscari in arta cinematografica.

Sub semnul excelentei la capitolul premii si asteptare din partea publicului, Sighisoara Film
Festival ii asteapta pe iubitorii de cinema sa vizioneze productiile: Din dragoste cu cele
mai bune intentii (premiul pentru cea mai buna regie – Adrian Sitaru si cel mai bun actor
la Festivalul Locarno, Elvetia), una dintre cele mai asteptate creatii românesti ale anului;
animatia Crulic, drumul spre dincolo (Marele premiu si Trofeul Uniunii Cineastilor in 2011) a
regizoarei Anca Damian; filmul de scurt metraj Apele tac al Ancai Miruna Lazarescu (Premiul
Gopo pentru scurt metraj si Premiul pentru tânara speranta); Periferic – creatia lui Bogdan
Apetri care a câstigat o multime de premii Gopo, dar si premii importante la Vilnius; Toata
lumea din famlia noastra in regia lui Radu Jude; Ursul – Best Pitch Award la Cottbus, Germania,
in regia lui Dan Chisu; Loverboy – Cel mai bun regizor (Catalin Mitulescu) si cea mai buna
actrita (Ada Condeescu) la European Film Awards; Visul lui Adalbert in regia lui Gabriel Achim
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si pelicula lui Cristi Iftimie 15 iulie.

In acest an, sectiunea speciala in memoriam va fi inchinata lui Liviu Ciulei si George Constantin,
evenimentul urmând sa se desfasoare in prezenta familiilor. Toate productiile vor putea fi
vizionate cu intrare libera, in traditia SFF, alaturi de regizorii, producatorii, actori si multe alte
personalitati din cinematografia si viata culturala româneasca.

Sighisoara Film Festival este un eveniment organizat de Fundatia Româna pentru Educatie si
Educatori, devenit alaturi de directorul si fondatorul Adrian Titieni – actor si rector al UNATC – si,
bineinteles, de intreaga echipa implicata, un motiv de celebrare a cinematografiei românesti
la ea acasa, dupa calatoriile acesteia de apreciere la marile competitii internationale.

Detalii despre eveniment puteti gasi pe site-ul oficial al festivalului:
www.sighisoarafilmfestival.ro

Sighişoara Film Festival în 28 iunie-1iulie

1.6.33 Situația finală a pagubelor produse de inundații (2012-06-08 09:00)

Pe raza judeţului Mureș în urma precipitațiilor abundente s-au înregistrat inundații la
locuințe, anexe gospodărești, subsoluri, terenuri agricole, drumuri comunale și județene de pe
raza unui număr de 16 unități administrativ teritoriale:
Sighișoara, Glodeni, Apold, Deda, Cristești, Nadeș, Gheorghe-Doja, Corunca, Livezeni, Sînge-
orgiu de Mureș, Crăciunești, Vărgata, Ernei, Tăureni, Ibănești și Suseni, conform situaţiei de
mai jos:

• Persoane evacuate – 50

• Persoane salvate- 200

• Locuințe - 77

• Anexe gospodărești- 685

• Obiective socio-economice -1– Biserica Reformată Călușeri

• Drumuri comunale – 20,7 km în comuna Deda, Tăureni, Ibănești și Crăciunești, Drum
comunal – Icland –Săcăreni, drum comunal Sîngeorgiu de Mureș – Tofalău

• Străzi laterale – 11,7 km

• Poduri - 11
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• Podețe – 40

• Traversări pietonale -11 și 1000 m în comuna Crăciunești

• Teren arabil – 753 ha

• Pășuni și fânețe – 27 ha

• Rețele de canalizare -2 km

• Fântâni -498

• Diguri – 25 m

• Apărări de maluri -1 km

• Rupturi/doborâturi material lemnos – 2 mc

• Fisură în falia de alunecare – 12 m X 30 cm pe pârâul Șaes

• Zid de sprijin terasament drum prăbușit pe 12 m - zona Dealul Gării, versant sudic

• Eroziune de mal pârâul Cloașterf

• Alunecare de teren pe pârâul Șaes 80m X 25 m

• Alunecare de teren în comuna Tăureni – 11 ha

• Animale moarte – 136

Sursa: Prefectura Mureș

1.6.34 Lista secțiilor de votare, pe străzi (2012-06-08 09:55)

Duminică, 10 iunie, sunt programate alegerile locale. Se vor alege noii primari, consilieri
locali, consilieri județeni și președinți de consilii județene. Pentru a vedea unde puteți vota
în funcție de adresa dumneavoastră, vă atașăm acestui text [1]lista secțiilor de votare din
județul Mureș.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/lista-sec%C8%9Biilor-de-votare-din-jude%C8%9Bul-Mure%C8%99.p
df
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1.6.35 Noi sisteme de securitate și discuții cu Wizzair (2012-06-08 13:27)

Aeroportul Transilvania Târgu Mureş a participat în calitate de partener, alături de ren-
umitul Aeroport Schiphol Amsterdam la proiectul pilot de cercetare ATOM, cu o finanţare
europeană de peste 5 milioane de euro. Proiectul ATOM (Airport detection and Tracking Of
dangerous Materials by passive and active sensors arrays) reprezintă un proiect de cercetare
şi dezvoltare a unui prototip de sistem de supraveghere, detecţie şi urmărire a obiectelor
periculoase în transportul aerian, în perimetrul aeroportului prin intermediul unui sistem de
senzori radar activi şi pasivi. Proiectul este finanţat de Uniunea Europeană prin Seventh
Framework Programme, secţiunea de transporturi aeronautice având o durată de 3 ani (1 iulie
2009 – 30 iunie 2012). Prototipul sistemului ATOM va fi un sistem de securitate non-intruziune
dar cu putere de pătrundere mare, pentru care nu va fi necesară alocarea de puncte specifice
de control de securitate. Acest lucru va permite ca sistemul ATOM să nu interfereze fluxul
normal de pasageri si să fie greu de localizat si evitat de către persoanele rău intentionate
ce vor să introducă bunuri periculoase în zonele aeroportuare. Sistemul va fi capabil să
supravegheze atât zonele publice cât si cele sterile în care pasagerii sau însotitorii sunt
prezenti, să detecteze eventualele bunuri periculoase si să efectueze monitorizarea acestora,
concomitent cu transmiterea informatiilor către centrele de securitate aeroportuară pentru
luarea măsurilor necesare.

Consortiul desemnat prin proiect va initia, dezvolta si finaliza acest prototip, fiind format din 11

membri din domeniile necesare desfăsurării acestei activităti (cercetare tehnică, universităti

de profil, consultantă aeronautică si aeroporturi). Aeroportul Transilvania Târgu Mures, ca

membru în consortiu, alături de Aeroportul Schiphol Amsterdam îsi aduce contributia în acest

proiect prin definirea cerintelor operationale de sistem, analiza impactului cu celelalte sisteme

de securitate existente, influenta asupra pasagerilor si testele finale ale prototipului. Echipa

de reprezentare a Aeroportului Transilvania Târgu Mures privind acest proiect de cercetare s-a

constituit din dl. Runcan Petru Stefan, directorul general al Aeroportului Transilvania Târgu

Mures, dl. Kolozsvary Zoltan, membru al Consiliului de Administratie, expert fonduri europene,

dl. Băceanu Toni responsabil coordonare proiect si dna. Hang Mărioara, responsabil financiar.

Noi discuții cu operatorul aerian Wizzair

Presedintele Consiliului de Administraţie al Regiei Autonome Aeroportul Transilvania Târgu
Mureş, dl Mihail Porutiu împreună cu vicepreşedintele Consiliului de Administraţie dl. Peti
Andrei s-au întâlnit joi, 7 iunie 2012 cu reprezentantii Wizz Air, cea mai importantă companie
aeriană care operează pe Aeroportul din Târgu Mures. Discutiile au vizat tarifele aeroportuare
aplicate de Aeroportul Transilvania Târgu Mures, în conditiile suspendării tarifelor aplicate în
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2012 prin Hotărârea Tribunalului Cluj si necesitătii punerii în aplicare a Ordinului Ministerului
Transporturilor si Infrastructurii 744 din 23 septembrie 2011 (Ordinul 744/2011) pentru sta-
bilirea conditiilor care pot fi asociate tarifelor de aeroport si a criteriilor care pot fi aplicate la
diferentierea tarifelor de aeroport.

În decurs de maxim o săptămână, pe baza prevederilor Ordinului 744/2011 Conducerea
Aeroportului Transilvania Târgu Mures va fundamenta si va înainta spre aprobare Consiliului
Judetean Mures, noile tarife propuse să fie aplicate de către Aeroportul Transilvania. Men-
tionăm că operatorul aerian low-cost Wizz Air a încheiat un contractat de cinci ani cu Aeroportul
Transilvania Târgu Mures care este în vigoare pentru o perioadă de încă trei ani. Conducerea
Aeroportului Transilvania Târgu Mures împreună cu conducerea Consiliului Judeţean Mureş au
asigurat reprezentantii Wizz Air că vor fi depuse toate eforturile pentru întretinerea infrastruc-
turii la un nivel optim pentru desfăsurarea traficului în conditii de deplină sigurantă.

Noua Conducere a Aeroportului a initiat discutii cu reprezentantii operatorului aerian low-cost
privind posibilitatea introducerii unor destinatii noi operate de la Târgu Mures de compania
aeriană Wizz Air. Reamintim că la începutul lunii mai 2011 operatorul aerian Wizz Air si-a
stabilit cea de-a cincisprezecea bază aeriană pe Aeroportul Transilvania Târgu Mureş, operând
initial 19 zboruri internationale pe săptămână. Prezenta operatorului aerian la Aeroportul
Transilvania Târgu Mures a contribuit în mod semnificativ la cresterea traficului aerian pe
Aeroportul din Târgu Mures, acesta înregistrând anul trecut un trafic fără precedent de la
înfiintarea sa si pâna în prezent, deservind un număr de 3.148 mişcări aeriene şi 257.403
pasageri.

Începând cu data de 25 martie 2012, odată cu trecerea la programul de vară aplicat aviatiei
civile operatorul aerian Wizz Air şi-a mărit frecvenţa de operare de la 15 curse săptămânale
la 21 de curse pe săptămână (Londra patru zboruri pe săptămână, Barcelona, Dortmund si
Budapesta câte trei zboruri pe săptămână si câte două zboruri săptămânale pe destinatiile
Madrid, Paris, Roma si Milano).

1.6.36 Teatrul bate fotbalul la Tîrgu-Mureș (2012-06-08 13:31)

Teatrul Naţional din Târgu Mureş a lansat, vineri, campania ’Teatrul bate fotbalul!’ în cadrul
căreia cei care nu sunt pasionaţi de sportul cu balonul rotund vor beneficia de preţuri pro-
moţionale la spectacole de teatru, pe perioada Campionatului European de Fotbal din Polonia
şi Ucraina. Astfel, începând de vineri, pe întreaga perioadă a lunii iunie, Teatrul Naţional din
Târgu Mureş oferă femeilor posibilitatea de a participa la spectacole pe baza unor bilete de
favoare de 6 lei, faţă de preţul real de 15 lei.

În programul Companiei ’Liviu Rebreanu’ a Teatrului Naţional Târgu Mureş din luna iunie se
regăseşte premiera spectacolului ’MEDE/EA’ de Roxana Marian, ’N-am bani, nu plătesc’ de
Dario Fo, ’Cloaca’ de Maria Goos, ’Prah’, de Spiró György, ’Carmina Burana’ de Carl Orff (teatru
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dans), ’Aniversarea’ de Jeroen van den Berg şi ’Campionatul de improvizaţie’.

AGERPRES

1.6.37 De la incidente electorale la amenzi și dosare penale (2012-06-08 13:41)

De la începutul campaniei electorale în judeţul Mureş au fost semnalate 38 de incidente
electorale, au fost formulate 11 plângeri penale şi s-au aplicat 14 sancţiuni în valoare de
6.600 de lei. Potrivit Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş, din cele 11 plângeri penale
în 9 cazuri s-a dat neînceperea urmăririi penale, iar în două cazuri - unul de ameninţare a
candidatului, la Acăţari, şi unul de furt de banner, la Ungheni - se efectuează cercetări.

Numărul alegătorilor înscrişi pe listele permanente în judeţul Mureş este 485.322, din care
128.928 în municipiul Târgu Mureş. Din totalul alegătorilor din judeţ, există peste 730 de
persoane majore care nu au drept de vot, din diverse motive. Pentru scrutinul de duminică
s-au tipărit 2.140.000 de buletine de vot, au fost realizate 2.705 ştampile cu menţiunea ’Votat’
şi 644 de ştampile de control, care vor fi distribuite în cele 541 secţii de votare.

AGERPRES

1.6.38 Exit poll: Florea primar, Dobre președinte CJ (2012-06-10 19:32)

Actualul primar al municipiului Târgu Mureş, Dorin Florea, a câştigat un nou mandat,
obţinând 54,04 % din voturi, conform exit-poll-ului realizat de CURS pentru GeoPol Transilva-
nia, prezentat de postul local al Realitatea TV. El este urmat de Gyorgy Frunda (UDMR) cu
30,76 %, Cornel Brişcaru (USL) - 10,11 %, Smaranda Enache (independent) - 3,42 %, Benedek
Imre (PCM) - 1,67 %.

La Consiliul Judeţean Mureş, conform exit-poll, actualul preşedinte, Lokodi Edita Emoke
(UDMR), cu 32,99 %, a fost depăşit de candidatul USL, Ciprian Dobre, care obţinut 35,04 %.
Candidatul Marius Paşcan (Alianţa pentru Mureş) a obţinut 30,07 % şi Biro Zsolt (PCM) - 1,9 %.

La Consiliul Local Târgu Mureş, Alianţa pentru Mureş este la egalitate cu UDMR, cu 31,42 %,
USL a obţinut 27,79 %, PPMT - 2,18 %, iar PCM - 2,05 %. La Consiliul Judeţean Mureş, Alianţa
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pentru Mureş are 29,5 %, USL - 29,5 %, iar UDMR - 31,69 %.

Exit-poll-ul a fost comandat de Realitatea TV şi GeoPol şi reprezintă rezultatele la ieşirea de la
urne la ora 19,00.

AGERPRES

1.6.39 Frătean l-a amendat pe Florea cu 5.000 de lei (2012-06-10 19:34)

Primarul din Târgu Mureş, Dorin Florea, a fost amendat, duminică, cu suma de 5.000
de lei pentru neîndepărtarea unor materiale electorale din centrul municipiului. Amenda a
fost aplicată de Instituţia Prefectului Judeţului Mureş pentru neînlăturarea, conform hotărârii
nr. 35/10.06.2012 a Biroului Electoral de Circumscripţie nr. 1 Târgu Mureş, a materialelor
electorale din mai multe locaţii din zona centrală. ’Faptele constituie contravenţie prevăzută
de art. 118, alin.1, lit. e din Legea Nr. 215/2001 a administraţiei publice locale, republicată,
cu modificările şi completările ulterioare. Contravaloarea amenzii se va achita în termen de
15 zile de la înmânarea /comunicarea procesului-verbal’, precizează un comunicat de presă al
Prefecturii Mureş. Amenda poate fi contestată în instanţa de judecată.

AGERPRES

1.6.40 Conflict jandarmerie-romi soldat cu 1 mort și 3 răniți (2012-06-11 06:52)

Jandarmul care a ajuns duminică noaptea la SMURD Târgu Mureş, după ce a fost rănit cu
o rangă în timp ce participa la aplanarea unui scandal izbucnit între romi în satul Agrişteu,
comuna Bălăuşeri, a fost externat, în timp ce persoana împuşcată în timpul conflictului este
internată la Clinica de Chirurgie I din Târgu Mureş. Potrivit SMURD Târgu Mureş, jandarmul a
fost lovit în zona capului şi la piciorul stâng, în timp ce unul dintre agresori a fost operat, fiind
împuşcat în zona hemitoracelui şi într-un picior.

Precizăm că în timpul confruntării dintre jandarmi şi forţele de ordine, un civil a decedat,
unul a fost rănit, iar doi jandarmi au fost răniţi, dintre care unul uşor. Purtătorul de cuvânt
al Inspectoratului Judeţean de Jandarmi Mureş, Daniel Manea, a declarat duminică seara că
jandarmii, alături de poliţişti au intervenit pentru aplanarea unui conflict izbucnit între romi şi
că, la un moment dat, doi dintre civili au atacat forţele de ordine.
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Potrivit lui Daniel Manea, jandarmii au efectuat somaţia legală şi focul de avertisment şi,
întrucât agresorii nu s-au liniştit, au tras asupra acestora. Un procuror militar care urmează să
sosească la Târgu Mureş va ancheta cazul.

AGERPRES

Moca Rudy (2012-06-11 13:29:03)
DURA LEX....SED LEX ....musai trebuie aplicata in totalitatea ei ! Exista "Clanuri" sau "Gasti" sau
"Familii"... NU TOATA POPULATIA ROMA ( saracii tigani...cei multi fac kk in pantaloni, de teama
acestora). ELIMINATI si CURATATI LOCALITATILE DE ACESTE ELEMENTE ...NU SUNT MAI MULT DE 10
(zece) INDIVIZI CARE TERORIZEAZA TOATA POPULATIA.....APLICATI LEGEA si VOM AVEA - CU TOTII -
LINISTE !

1.6.41 Concert Iris, Holograf și Neoton Familia, în centru (2012-06-11 09:34)

Pentru a sărbători victoria în alegeri, primarul Dorin Florea a anunțat că se va întâlni cu
târgumureșenii diseară, în centrul orașului. Pe scenă vor concerta de asemenea formațiile
Holograf, Neoton Familia și Iris. Concertele sunt programate să înceapă la ora 20:00.

1.6.42 City’us dispută azi Finala Cupei României la futsal (2012-06-11 10:04)

[1] În această seară, de la ora 19.45, în direct pe DigiSport 3, City’us Tîrgu-Mureş dispută
Finala Cupei României la futsal, în compania celor de la United Galaţi. Partida se va desfăşura
în Sala Sporturilor din Iaşi, în deschiderea finalei fiind programat returul barajului de promovare
în Liga 1 de futsal, dintre CSM Studenţesc Iaşi şi Inter Teliu Braşov. În jocul tur, braşovenii s-au
impus cu 5-3.

Pentru City’us Tîrgu-Mureş, partida de la Iaşi, reprezintă a 5-a prezenţă în ultimul act al Cupei
României şi, totodată, posibilitatea câştigării celui de-al 9-lea trofeu în cei 5 ani de prezenţă
pe prima scenă a futsal-ului din România.

Sursa: City’us Tîrgu-Mureş

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/DSC_6364_1.jpg
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1.6.43 Rezultate finale: Florea primar cu 50,07% din voturi (2012-06-11 11:54)

Candidatul Alianţei pentru Mureş, Dorin Florea, a câştigat un nou mandat la Primăria Târgu
Mureş cu 50,07 %, devansându-l pe principalul său contracandidat Gyorgy Frunda din partea
UDMR, care a obţinut 37,26 % din sufragii. Potrivit datelor finale furnizate de Biroul Electoral
de Circumscripţie nr. 1 Târgu Mureş, Dorin Florea a obţinut 38.757 voturi, în timp ce Gyorgy
Frunda a obţinut 28.837 voturi. Pe locul al treilea s-a situat candidatul USL Cornel Brişcaru care
a obţinut 8,35 % (6.463 voturi), urmat de Smaranda Enache, candidat independent, cu 2,63
% (2.038 de voturi) şi de Benedek Imre din partea PCM care a obţinut 1,67 % (1.298 de voturi).

La Consiliul Local Târgu Mureş UDMR a obţinut 10 mandate, cu 28.382 de voturi, Alianţa pentru
Mureş a obţinut 7 mandate în urma primirii a 22.239 de voturi, iar USL a primit 6 mandate,
după ce a fost votată de 17.594 alegători.

Pe listele electorale permanente au fost înscrise 127.978 de persoane, au votat 78.715 dintre
acestea, iar 77.393 dintre voturi au fost valabile exprimate.

AGERPRES

1.6.44 Dobre câștigă președinția la CJ (2012-06-11 11:57)

Conform numărătorii paralele efectuate de Uniunea Social Liberală (USL) Mureş în 534
secţii de votare din total 541 secţii de votare, deputatul Ciprian Dobre este dat ca posibil
câştigător cu 40,79 % din voturi. Potrivit numărătorii paralele, Dobre ar avea peste 110.000
voturi, cu 15.000 voturi mai mult decât al doilea clasat, Lokodi Edita Emoke, candidatul UDMR,
actuala preşedintă a CJ Mureş.

Ceilalţi contracandidaţi, Marius Paşcan din partea Alianţei pentru Mureş ar fi obţinut 20,22 %,
în timp ce Biro Zsolt din partea PCM ar fi obţinut 3,91 %. Până în prezent la Biroul Electoral
Judeţean Mureş au fost centralizate voturile exprimate în aproape 70 de circumscripţii, din
totalul de 102, o nouă rundă de rezultate parţiale fiind anunţată pentru ora 16.00.

AGERPRES
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1.6.45 Noul câștigător la întrebarea săptămânii (2012-06-11 12:44)

Avem un nou câștigător la întrebarea săptămânii. Ea se numește Roxana Cucu, iar la
întrebarea „Credeți că e nevoie și în acest an de supravegherea examenului de Bacalaureat
cu camere video și de ce?”, ea ne-a răspuns:

Toți liceeni care abia dezleagă două cuvinte și sunt limitați din punct de vedere
intelectual ajung să ocupe cu note mari locurile la facultăți cu admitere pe bază
de dosar, pe când cei cu adevărat buni nu sunt apreciați la adevărata lor valoare.
Așa că supravegherea examenului de bacalaureat cât mai strictă este categoric
necesară.

Urmăriți în continuare www.punctul.ro pentru noua întrebare care vă poate aduce premiul.

1.6.46 Sorin Megheșan și USL, învingători! (2012-06-12 03:54)

[1] Rezultatele finale ale alegerilor locale din Târnăveni sunt următoarele. La urne s-au
prezentat 10.830 de alegatori, adică un procent de 47,44 % . Pentru funcția de primar
candidații au obținut următoarele rezultate:

Sorin Megheșan – USL: 4.973 de voturi, 45,91 % din voturile valabil exprimate, 21,78 % din
totalul alegătorilor.
Adrian Matei – ApMS: 3.513 voturi, 32,43 % din voturile valabil exprimate, 15,39 % din totalul
alegătorilor.
Creta Ioan – PPDD: 1.076 de voturi, 9,93 % din voturile valabil exprimate; 4,71 % din totalul
alegătorilor.
Fodor Iosif – UDMR: 738 de voturi; 6,81 % din voturile valabil exprimate; 3,23 % din totalul
alegătorilor.
Seprodi Jozsef: 109 voturi; 1 % din voturile valabil exprimate, 0,47 % din totalul alegatorilor.

La Consiliul Local Târnăveni situația este următoarea…

USL – 10 consilieri; 4.580 de voturi; 42,28 % din voturile valabil exprimate; 20,06 din totalul
alegătorilor.
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ApMS – 5 consilieri: 2.334 de voturi, 21,55 % din voturile valabil exprimate; 10,22 % din totalul
alegătorilor.
PPDD – doi consilieri, 1.082 de voturi; 9,99 % din voturile valabil exprimate, 4,74 % din totalul
alegătorilor.
UDMR -doi consilieri; 1001 voturi; 9,24 % din voturile valabil exprimate; 4,38 % din totalul
alegătorilor.
PRM – nu a intrat în consiliu, 401 voturi, 3,70 % din voturile valabil exprimate,1,75 % din
totalul alegătorilor.
Partida Romilor Pro Europa – nu a intrat în Consiliu; 356 de voturi, 3,28 % din voturile valabil
exprimate, 1,55 din totalul alegătorilor.
Alianța Civică Democrată a Romilor - nu a intrat în Consiliu 200 voturi, 1,84 % din voturile
valabil exprimate, 0,87 % din totalul alegătorilor.
PNG – nu a intrat în consiliu; 152 voturi, 1,40 % din voturile valabil exprimate; 0,66 % din
totalul alegătorilor.
PCM – nu a intrat în consiliu; 80 de voturi; 0,73 % din voturile valabil exprimate; 0,35 % din
totalul alegătorilor.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/sorin.jpg

1.6.47 USL, învingător și la Reghin (2012-06-12 03:59)

57, 69 % dintre reghinenii cu drept de vot au ieşit ieri să-şi exprime opţiunea pentru

alegerea primarului şi a Consiliului Local Municipal. Scrutinul s-a desfăşurat în 21 de secţii de

votare amenajate în şcoli şi instituţii publice din oraş. Am avut cinci candidaţi pentru funcţia

de primar, 7 formaţiuni politice şi un candidat independent s-au luptat pentru locurile din

Consiliul Local. 31.971 de persoane au fost duminică aşteptate în faţa urnelor pentru a-şi

alege un primar şi 19 consilieri.18.443 de reghineni şi-au exprimat opţiunile, ceea ce înseamnă

că un număr de 15 954 de buletine de vot au fost neîntrebuinţate, deci anulate.

Maria Precup-noul primar

În ceea ce priveşte candidaţii la funcţia de primar, cele mai multe voturi le-a întrunit reprezen-

tantul USL Maria Precup , respectiv 8.756, opţiuni care au dus la câştigarea fotoliului de primar.
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Fostul primar, Nagy András a fost votat de 7.528 de reghineni, iar celelalte voturi s-au împărţit

între Traian Bendorfean de la PP-DD 1.225 de opţiuni, Rus Dan Dorul de la APMS, 651 de voturi

şi Adrian Crăciun de la PRM cu 283 de voturi.

Trei formaţiuni în Consiliul Local

În cazul Consiliului Local Municipal, doar trei partide au atins pragul electoral care permite

accesul la un mandat. Astfel, UDMR cu 5.732 de voturi valabil exprimate a obţinut în prima

etapă șase mandate de consilieri, USL cu 8.627 de sufragii are 10 consilieri şi PP-DD cu 1.564

de voturi are deocamdată un consilier. După redistribuire, în funcţie de voturile neutilizate în

prima etapă, structura va fi uşor modificată.

Punct şi de la capăt

Finalul alegerilor locale 2012 a adus bucurie mare aseară la sediul PSD. Liderul partidului,
Maria Precup a fost aleasă primar al municipiului Reghin cu un număr de 8.756 de voturi liber
exprimate. Imediat după închiderea secţiilor de votare o parte a staff-ului de campanie USL
Reghin s-a reunit la sediul PSD în aşteptarea rezultatelor. Pe măsura încheierii procesului de
numărare paralelă a voturilor, încrederea în victorie anima atmosfera. Emoţiile au fost intense
şi starea de spirit tensionată, deşi în jurul orelor 22 optimismul a început să descreţească
frunţile tuturor. Veştile soseau în ritm alert şi, într-un final, când ultimul telefon a confirmat
victoria, uralele au izbucnit din toate părţile. Au fost lacrimi de bucurie, ploaie de şampanie,
s-a cântat şi chiar s-a dansat, iar învingătoarea a fost îmbrăţişată şi felicitată de toţi cei
prezenţi . Bucuria membrilor USL s-a făcut simţită până târziu în noapte. În faţa sediului PSD
s-au adunat zeci de simpatizanţi, care au ovaţionat frenetic pe cea care a reuşit să devină
prima femeie primar a Reghinului din ultimii 20 de ani.

Emeșe Ardelean
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1.6.48 Surpriză la Luduş, previzibil la Iernut (2012-06-12 04:05)

[1] Luni dimineaţa, după aproape 30 de ore de activitate, Birourile Electorale de Circum-

scripţie conduse de Fira Dudilă şi Ana Hambeţiu la Luduş şi Dan Seviciu şi Mariana Făgărăşan

la Iernut au pus punct incertitudinilor şi au încheiat procesele verbale prin care s-a consfinţit

victoria lui Ioan Cristian Moldovan la Luduş şi a lui Ioan Nicoară la Iernut.

Diferenţa a fost de 307 voturi

Pornit ca mare favorit pentru încă un mandat, Florin Urcan sprijinit şi de UDMR nu a reuşit să-şi

întreacă principalul contracandidat, Ioan Cristian Moldovan, reprezentantul USL câştigând

cu o diferenţă de 307 voturi. Este prematur să facem o analiză detaliată acum, dar putem

prezenta o situaţie rece şi concisă. Din totalul de 14.775 de cetăţeni înscrişi pe listele de vot,

la urne s-au prezentat 9.322 de votanţi, adică ceva mai mult de 63 %. După cum spuneam,

câştigător este Ioan Cristian Moldovan pentru care au votat 4.640 de cetăţeni, fiind urmat

de Florin Urcan cu 4.333 de voturi, după care urmează la mare distanţă Ioan Viorel Obrejan

(PP-DD) cu 262 de voturi şi Emil Cosmin Biriş cu 87 de voturi. Deşi se credea că dialogul la

distanţă între cartierele Gheja şi Roşiori va stabili câştigătorul scrutinului nu s-a întâmplat aşa

datorită alegătorilor maghiari din Roşiori cu un plus de doar 285 de voturi în favoarea lui Florin

Urcan. Interesant este şi faptul că Urcan a câştigat la Secţiile de votare din centrul vechi al

oraşului, la Casa de Cultură şi la Roşiori, iar Moldovan a câştigat la Gheja şi la secţiile de votare

din centrul nou. Este o situaţie interesantă care merită o discuţie mai amplă, cu altă ocazie.

Pentru Consiliul Local Luduş…

… au primit voturi USL (3.926), Alianţa pentru Mureş (2.688), UDMR (1.310), PP-DD (334), PRM

(243), Dan Pădurean (195), Cristina Jerca (180), Elena Rusu (175) şi Emil Cosmin Biriş (135).

După calcularea coeficientului electoral, în Consiliul Local au intrat Sorinel Tripon, Cornel
796 ©2024 www.punctul.ro



1.6. JUNE BlogBook

Boitoş, Liviu Botezan, Daniel Septimiu Iulian Totu, Daniel Petrică Şofron, Ioan Bungardi, Virgil

Gelu Puia şi Cristina Antigona Dancu din partea USL. De la PD-L consilierii sunt Florin Ionaş

Urcan, Florin Claudiu Nistor, Ciprian Halbiş Turdean, Vasile Dorin Grama, Simion Vasile Trifan,

şi Ioan Pop. Majoritatea în Consiliu o vor arbitra din nou reprezentanţii UDMR, Fekete Kovács

Levente, Enyedi Mihái şi Pap Andrei. Despre formarea majorităţii care contează în alegerea

viceprimarului vom relata în numărul următor al săptămânalului.

La Iernut, majoritate zdrobitoare

Spre deosebire de Luduş, la Iernut nu a fost niciun moment de îngrijorare pentru primarul

Ioan Nicoară (USL). Diferenţa cu care a câştigat, aproape o mie de voturi, a scos în evidenţă

calitatea administraţiei locale care a trebuit să facă faţă unor grave şi supărătoare crize finan-

ciare în ultimii patru ani. La mare distanţă de Ioan Nicoară s-a clasat actualul viceprimar Elena

Simona Turcu (PNG-CD), independentul fost PD-L Vasile Cornea, Vasile Mărginean (PP-DD)

şi Romulus Remus Dîmbean (PD-L). La Iernut au fost înscrişi pe listele electorale 7.944 de

cetăţeni din care s-au folosit de dreptul constituţional de a vota un număr de 4.583, prezenţa

fiind de aproape 58 %.

Pentru CL Iernut…

… USL a câştigat un număr de 1.804 voturi, fiind urmată de PNG-CD (778), A.pMS (674),
PP-DD (532), UDMR (415), Aurel Gurghian (182), Gheorghe Andreica (110) şi Partida Romilor
„Pro Europa” (88). Conform voturilor primite, în Consiliul Local Iernut au intrat Rareş Mihăilă
Bircea, Vasile Şanta, Constantin Pantea, Puiu Marius Botezan, Demeter Elisabeta Iolanda (USL),
Simona Elena Turcu, Sorin Felician Lungu şi Daniel Cristian Sand (PNG-CD), Nadrag Elemer şi
György István Csaba (UDMR), Dan Dumitru Simion şi Dorel Călian (PD-L) şi Vasile Vicu Maer şi
Vasile Mureşan (PP-DD). La fel ca şi la Luduş, la Iernut fotoliul de viceprimar va fi negociat cu
străşnicie, rolul de arbitru fiind preluat de cel puţin trei partide.

În încheiere, menţionăm că la Luduş şi la Iernut s-au înregistrat fraude electorale soldate cu
reţinerea pentru 24 de ore a unor persoane, fapte urmate probabil de sancţiuni penale. Dar,
alte amănunte vom relata în numerele următoare.
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/foto.jpg

Petru Heather Matasaru (2013-08-21 12:14:16)
Salutari debine si mult succes tuturor ludusenilor, Petru Matasaru. Louisville, KY. Petru Matasaru.

1.6.49 Dăneșan primar a cincea oară (2012-06-12 04:11)

Primarul Dorin Dăneșan a reușit să convingă sighișorenii pentru a cincea oară să-l aleagă

pentru postul de primar. El a câștigat cu o diferență clară de peste 10 % un nou mandat –

36,49 %, în timp ce al doilea clasat a fost Iulian Sîrbu din partea Uniunii Independente pentru

Sighișoara cu 23,80 %. Candidatul PD-L (Alianța pentru Mureș) Dan Colceriu a obținut poziția

a treia la foarte mică distanță de Sîrbu cu 23,16 %, iar candidatul PP-DD Șuteu Octavian a

obținut 8,36 % puțin peste candidatul UDMR, Gal Erno, cu 6,14 %.

USL câștigător, dar nu majoritar

USL a obținut 8 mandate în Consiliul municipal Sighișoara din totalul de 19, urmată fiind de
ApMS cu 4, Uniunea Independentă pentru Sighișoara (UIPS) 3, UDMR 3 și PP-DD 1. Astfel
următorii consilieri vor fi în slujba municipalității în următorii patru ani: de la UDMR Gáll Ernő,
Tóth Tivadar și László Imola. De la Alianța pentru Mureș și Sighișoara: Sbârcea Damian Florian,
Gavrilă Ionel, Enescu dan Constantin și Oprean Petru; de la Uniunea Social-Liberală: Marieta
Maria Fintoc, Cristian Ciucan, Adrian Burlacu, Ovidiu Daniel Matei, Dan Eugen Bândea, Dan
Terțe, Adrian Constantin Gherca, Adrian Bontea; de la Partidul Poporului Dan Diaconescu:
Marian Iosif și de la Uniunea Independentă Pentru Sighișoara Ioan Sârbu iulian Claudiu Pop,
Tiberiu Nicolae Ferenț.

Istrate Manu

ionkono (2012-06-14 13:28:29)
A patra oara,d-le Cristi !2000,2004,2008,2012 Corect ?
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1.6.50 Mobila Dalin, 20 de ani de calitate! (2012-06-12 04:20)

[1] Peste 100 de invitaţi, atmosferă de sărbătoare, discuţii amicale şi o zi de vară în toată
puterea cuvântului... aşa ar putea fi rezumată, într-o propoziţie, aniversarea a 20 de ani de la
înfiinţare producătorului de mobilier tapiţat Mobila Dalin de la Reghin.

În fiecare an, familia Cotoi obişnuieşte să-şi invite partenerii de afaceri şi prietenii la o întâlnire
prin care să marcheze trecerea cu folos a timpului şi apropierea faţă de clienţi. În principal,
este urmărită menţinerea relaţiilor cordiale şi depăşirea barierelor oficiale dintre partenerii de
afaceri. Prilej de sărbătoare, relaxare şi socializare, aceste întâlniri au drept efect o mai bună
colaborare şi înţelegere a aşteptărilor pe care le au clienţii, dar şi legarea de prietenii trainice.

În 1992 inginerul Toma Cotoi a pus bazele acestei fabrici şi apoi, datorită experienţei, iniţiativei

şi managementului său, afacerea a crescut frumos şi sigur de la an la an. În anii ce au urmat,

unul dintre fiii omului de afaceri și soţia acestuia, Dan şi Monica Cotoi, au adus entuziasmul

şi energia tinereţii, dublate de competenţă şi optimism, astfel încât la ora actuală grupul de

firme are sute de angajaţi şi produce mobilier tapiţat, elemente din lemn masiv - canapele,

colţare, scaune, dar şi articole de marochinărie.

Cu Piersic la taifas

Sărbătoarea de sâmbătă a început cu o vizitare a fabricii, urmată de o prezentare de materiale
şi produse noi şi discuțiile tehnice aferente, în show-room-ul din incintă. Invitaţii s-au delectat
şi cu un program artistic de înaltă clasă, susţinut de Florin Piersic.

În discursul său Toma Cotoi şi-a salutat cordial invitaţii şi a ţinut să sublinieze importanţa
pe care o acordă asigurării condiţiilor de muncă pentru angajaţi, dar şi relaţiilor cu aceştia,
subliniind totodată faptul ca Mobila Dalin este o afacere de familie care pune accent pe
calitatea produselor, factorul uman şi protecţia mediului. Pe de altă parte, Dan Cotoi ne-a
declarat întâlnirile de acest gen sunt benefice şi au drept urmare o mai bună colaborare atât
cu partenerii autohtoni, cât şi cu cei străini. Aniversarea s-a încheiat cu un picnic de zile mari,
în grădina frumos amenajată, unde s-au servit bucate alese, invitaţii (clienţi fideli din toată
ţara) au savurat fiecare fel cu mare plăcere, au socializat şi au schimbat păreri, dându-şi
întâlnire şi la anul în acelaşi loc, la următoarea aniversare de la Mobila Dalin.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/IMG_3007_wm.jpg
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1.6.51 Explicațiile (2012-06-12 04:22)

Sunt câțiva factori care fac din Tîrgu-Mureș un oraș extrem de ciudat, care-și alege pentru
a patra oară același primar, în ciuda curentului și în ciuda faptului că-n conștiința publică Dorin
Florea și-a pierdut de ceva vreme aura de doctor stimat pus pe treabă administrativă. Ba
din contră, se cam știe că păgubește anual bugetul local direcționând fonduri spre clientela
subordonată nicidecum politic, ci din rațiuni strict de afaceri. Și cu toate acestea, ce-i drept
încă păstrându-și doza de carismă, Dorin Florea este reales primar, pentru al patrulea mandat.
Dar să revenim la motive.

1. Târgumureșenii au dovedi într-un procent îngrijorător de mare că sunt imbecili. Deși s-a
dovedit că Primăria are reale probleme în a justifica cheltuirea unor milioane de euro, o
bordură, un părculeț și un spate de bloc asfaltat pot duce oricând la întărirea argumentației
„e hoț, dar măcar a făcut ceva pentru oraș”. Pentru cei care flutură argumentul, nu mă mai
obosesc să explic, logica nefiind al lor punct forte.

2. Niciun partid nu i-a făcut opoziție reală primarului. Nici măcar UDMR, care a apelat la
senatorul Frunda pentru a câștiga alegerile. O opoziție nu se face într-o lună de campanie
și 2-3 luni de precampanie, ci se face începând de astăzi, până la următoarele alegeri. Un
exemplu relativ stângaci, e campania lui Ciprian Dobre care a început acum vreo doi ani. Cam
așa se face, după acel principiu, dar mult mai bine. Oricum, la el ceva rezultate tot a dat. Mult
mai mult decât la Frunda, Brișcaru și restul.

3. Târgumureșenii au încă în sânge o boală suplimentară, care aici se manifestă într-un mod
mai pregnant ca oriunde altundeva. Frica românilor de unguri și viceversa. O frică explicabilă,
care ascunde în spate cam o sută și ceva de ani de reciproce și perpetue conflicte, împăunate
cu atrocități. O frică explicabilă așadar, dar lipsită de logică în noul context care deschide o
poartă largă spre civilizare, dacă nu normalizare a relațiilor dintre cele două comunități. Una
care ar permite românilor să voteze o apărătoare a minorităților, cum este de pildă Smaranda
Enache. Lucru care încă nu se întâmplă.

Și poate că ar mai fi, dar cele trei au fost suficiente ca Dorin Florea să câștige al patrulea
mandat, făcându-l o rara avis și-n interiorul propriului partid. Cine știe, poate e rampa de
lansare spre un post cu mai mare putere în PD-L, iar de aici beneficii pentru oraș. Ceea ce e
greu de crezut, în condițiile în care barca în care se află e în plină derivă.

Cătălin Hegheș

unul (2012-06-13 06:42:05)
Buna Catalin, In primul rand trebuie sa spun ca nu sunt din Targu Mures ci din Sighisoara dar nu cred ca
asta nu imi da dreptul la o opinie. Partea cu "hot da face ceva pt oras" oricat de limitata si "imbecila"
ti s-ar parea este totusi o realitate. Daca erati vreun sat uitat de lume sau vreau oras prapadit as fi
fost de acord cu o oarecare atitudine prejorativa dar Targu Muresul NU poate fi considerat un oras

800 ©2024 www.punctul.ro



1.6. JUNE BlogBook

imbecil. Oamenii care il locuiesc nu pot fi considerati prosti pt saimplul fapt ca orasul este curat, aveti
parcuri, aveti investitii, aveti "look"de oras in care se poate trai decent. Faptul ca milioane nu se pot
justifica este prea putin treaba oamenilor de rand si mai mult a institutiilor gen Curtea de Conturi,
DNA, parchet, etc. Si pe langa asta chiar ca nu inteleg argumentul tau. Pai daca contracandidatii NU
au fost in stare sa isi faca campanie de cenut Targu Muresenii imbecili ca au votat pe singurul care
si-a facut ?? Asta cu frica de unguri nu stiu daca tine. Cel putin nu la voi la Mures. Pai o matematica
simpla ne arata ca si ungurii l-au votat tot pe Florea asa ca nu cred ca putem intra pe latura asta.
Daca vrei facem schimb, vi-l dam pe Danesan ( care e la al 5-lea mandat !!!), care e condamnat penal
(se asteapta recursul) si care n-a facut parcuri, n-a pus borduri si nici nu a adus in firme in oras (da
evident devreme ce e condamnat are si el de justificat ceva bani) si ni-l dati pe Florea. ce zici ? Eu
cred ca o sa mai treaca o generatie pana cand primarii vor fi alesi pt idei, platforme program, ca-
pacitate de conducere si nu pt concerte, gratare, atentii in preajma alegeriilor. Cu stima, Unul din afara

Constantin E. (2012-06-13 12:24:21)
Dle Catalin sa stiti ca nu suntem de acord cu dvs sa ne faceti imbecili doar pentru ca suntem mureseni
si a iesit Florea primar. Sa stiti ca noi l-am votat pe Briscaru, care ne-a demonstrat ca el insusi este
un IMBECIL. Ne-a mintit cu sonadajele sale din campanie si cu multe strategii inexistente. Poate n-ar
fi rau sa analizati de ce nu exista in tabara noastra a USL-ului un candidat competent. Lui Frateanu i-a
fost frica sa candideze, iar Briscaru un oportunist notoriu care plimba prin toate partidele a demonstrat
PENIBILUL RIDICAT LA GRAD DE PROSTIE. Ramanem surprinsi de prestatia dvs de gazetar, care ne-ati
fost alaturi in aceasta campanie, alaturi de USL, iar acum in loc sa trageti o concluzie pertinenta
si obiectiva recurgeti la acuzati de genul UN ORAS DE IMBECILI. Nu suntem de acord cu dvs. Luati
exemplul colegului dvs. Zeres Sergiu care l-a facut prin echipa sa de campanie Presedinte de CJ pe
Ciprian Dobre si Primar pe Sorin Meghesan la Tarnaveni. Esecul dvs. alaturi de noi din campania pentru
Briscaru nu ne permite sa acuzam orasul a fi plin de IMBECILI. Si apoi va mirati de ce un profesionist
ca Zeres Sergiu va ajunge Director la Televiziunea Romana TVR - TG. MURES si dvs. to un mediocru
al orasului nostru plin de IMBECILI dupa cum spuneti. Acest comentariu sa reprezinte pt dvs. o lectie
de educatie pentru impartialitatea si lipsa de profesionalism de care ati dat dovada. Cu drag o per-
soana care v-a apreciat atunci cand ati dat dovada. Costi (ne vedem la Office - unde va spun mai multe)

Cătălin Hegheș (2012-06-13 12:47:52)
Bună domnule Costi! N-am nimic de adăugat față de ce am scris în acest editorial. Îmi susțin părerea,
indiferent cât de puerilă ați cataloga-o și cât de mult v-aș dezamăgi, cu convingerea că timpul îmi
va da dreptate. Singurul motiv pentru care vă răspund este pentru că nu înțeleg de unde ați scos
sintagma „ne-ati fost alaturi in aceasta campanie”. N-am scris niciun text politic, nici la Punctul, nici
altundeva pe perioada campaniei și n-am consiliat absolut niciun candidat, nici din județul Mureș și
nici de altundeva. Fără să fi făcut închisoare, ci doar terfelit prin foile de partid, aș încheia cu un citat
din Petre Țuțea: „Un tâmpit mai mare ca mine nu există. Să faci treisprezece ani de temniţă pentru
un popor de idioţi! De asta numai eu am fost în stare...”

Constantin E. (2012-06-13 21:24:15)
Dle nu stiu exact cu ce te-ai ocupat in aceasta campanie dar un lucru e cert ca ai facut parte din
echipa lui Sergiu Zeres care a muncit pentru Dobre la Consiliul Judetean si pentru Meghesan la
Tarnaveni. Colegii nostri spun ca v-ati apropiat de Zeres viitorul Director de la TVR TARGU MURES
pentru a avea un post bine platit in aceasta televiziune. Repet inca odata nu ma intereseaza foarte
mult activitatea dvs din campanie atata timp cat ati sustinut cea mai tare alianta USL si bien ati facut,
parte defaimatoare este ca ati umilit locuitorii acestui oras cu cuvinte dupa parerea mea foarte grave.
In rest succes la ziar sau la TVR sau unde veti fi. Impreuna pana la urma am invins ! Noi vrem RESPECT !
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Cătălin Hegheș (2012-06-13 23:19:59)
Să fiți sănătos, eu nu mă mai repet.

maria (2012-06-14 06:09:25)
Zeres la TVR ??? Catalin despre ce este vorba ? Pleci si tu ? Din cate stim s-a schimbat conducerea
doar la nivel national. Destul de plauzibila povestea asta. Se stie ceva .... la TVR ? Se depun CV-uri ?
In rest sa fi linistit Catalin, ca nu doar tu ai fost cu Briscaru si Dobre in campanie. Au mai fost si altii.
Bine ai facut, nu-i baga in seama.

Cătălin Hegheș (2012-06-14 07:52:25)
1. N-am fost în nici o campanie, nici a lui Dobre sau Brișcaru și nici a altcuiva, nici acum și nici în
campaniile anterioare, iar cu Sergiu Zereș n-am lucrat în viața mea. Așadar vă rog nu mai bateți
câmpii. 2. Am lucrat la Stat, la Radio Tîrgu-Mureș (ulterior plecării lui Sergiu Zereș de acolo), am văzut
ce înseamnă asta și credeți-mă că nu mai vreau. Nu sunt la curent cu cv-urile de la TVR și nici nu mă
interesează pentru că pur și simplu nu-mi doresc un job acolo.

Ionut (2012-06-15 05:44:18)
Cata de unde faza cu TVR-ul ? E a devarat ? De Zeres parca s-ar lega, pt . ca isi doreste chestia asta
de mult. Si inca o intrebare tu POLITICA ? De cand ? Cum ? Si de ce ? Te lasi de presa sau ..... nu stiu
daca e bine ce faci sau ce se declara pe aici. Bafta !

maria (2012-06-14 12:21:40)
Catalin se pare ca pana la urma .... Zeres este o certitudine va fi la TVR. Vei vedea. Acum chiar sunt
semne de intrebare legate de implicarea ta in campania lui Briscaru, Dobre si Meghesan ... din ce se
vede, dar repet daca ai facut-o ceea ce pare posibil ... bine ai facut. Ai si tu dreptul la optiunea si
opinia ta. Lasa-i sa dispere asa e cand cineva pierde, oricum mi-ar placea sa te vad la TVR, e totusi
Televiziunea Nationala. Succes in continuare !

Bogo (2012-06-17 12:51:05)
Stii ce nu inteleg eu? dar chiar deloc. aceasta nesimtire puerila cara arata o pregatire de ziarist
cancanist. imi pare rau dar este extrem de urat ceea ce faci. un ziarist daca nu are sansa de a se
perfectiona la el in tara are avantajul internetului si de a invata de la ziaristii de afara. dar cu toate
astea, vad ca nu invata nici unul nimic, din pacate acuzele ieftine si opiniile neargumentate vand in
Romania in continuare. Dreptate avea Diaconescu atunci cand spunea ca va Oteviza tara si vad ca a
reusit. Un lucru esential in deontologia de ziarist, nu acuzi "populatia" pentru esecul unuia sau a altuia.
Dar uite la mine, vorbesc despre deontologie jurnalistica, de parca mai exista asa ceva in ultimii 10
ani in Romania. Urat domnule, urat.

Dogma Pubs (2012-06-12 07:04:56)
Fan Pro Democratia?!Lasa......

1.6.52 Violență, fraudă și amenzi de Ziua Votului! (2012-06-12 04:32)

Unul dintre cele mai ciudate evenimente legate de alegeri s-a petrecut vineri noaptea.
Evenimentul a fost anticipat de comunicatul de presă al Primăriei, dat publicităţii acum câteva
zile: „Primăria municipiului Tîrgu-Mureş deţine informaţii certe potrivit cărora reprezentanţi
ai unor formaţiuni politice, în cârdăşie cu grupuri de interlopi, vor vandaliza, în nopţile
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premergătoare alegerilor din 10 iunie, imobilele şi autoturismele din oraş, prin lipirea de afişe
denigratoare, atentând la ordinea şi liniştea publică precum şi la siguranţa şi integritatea
bunurilor cetăţenilor municipiului. Pentru preîntâmpinarea unor astfel de acţiuni menite a
crea derută, confuzie şi nelinişte în rândul locuitorilor precum şi pentru protejarea bunurilor
acestora, Primăria solicită sprijinul autorităţilor competente, în sensul depistării acestor acţiuni,
identificării şi sancţionării făptuitorilor conform legislaţiei în vigoare.

Primarul municipiului Tîrgu-Mureş, dr. Dorin Florea, se adresează, în egală măsură, cetăţenilor
oraşului, rugându-i să sesizeze orice act de vandalism, apelând - prin Dispeceratul Integrat
de Urgenţă - tel. 112 (apel gratuit) instituţiile statului abilitate a lua măsuri pentru protejarea
bunurilor cetăţenilor, respectiv să se adreseze echipajelor de ordine publică aflate în misiune
de patrulare în cartiere. Primarul municipiului are încredere în puterea de discernământ a
târgumureşenilor, fără deosebire de naţionalitate, precum şi în corecta apreciere a eforturilor
primăriei pentru asigurarea integrităţii bunurilor cetăţenilor şi ale oraşului."

Se pare că zvonul este adevărat, fiindcă mai mulţi locuitori din zona Bulevardului Pandurilor

ne-au reclamat că vineri noapte pe Bulevardul Pandurilor s-au adunat aproximativ 60 de

peroane de la USL care vroiau să devasteze parcuri, să lipească afişe pe maşini, dorind să

pună în cârca celor de la PD-L aceste infracţiuni pentru a le scădea credibilitatea înaintea

alegerilor. Dar cei de la PD-L au anunţat poliţia şi, în plus, au venit pe Bulevard cu aproximativ

200 de oameni. A urmat o bătaie ca în vestul sălbatic. Apoi, sâmbătă noaptea autoritățile au

fost mobilizate pentru a preîntâmpina orice probleme, astfel încât în zona Pandurilor traficul a

fost la fel de intens ca în timpul zilei, deoarece pe stradă patrulau nu numai mașinile poliției

(din 5 în 5 minute), ci și multe alte mașinii.

Dosar penal pentru Bretfelean

De asemenea, vineri noaptea, în jurul orei 22.30, I.P.J. Mureş a fost sesizat cu privire la faptul

că, în zona cartierului „Tudor Vladimirescu” din municipiul Tîrgu-Mureş, lucrători ai Direcţiei de

Poliţie Locală Tîrgu-Mureş aplică, la aviziere şi pe uşile de acces în blocuri, afişe autocolante

al căror conţinut este de natură a crea panică în rândul populaţiei. O echipă de cercetare din

cadrul I.P.J. Mureş, deplasată la faţa locului, a constatat existenţa unor afişe autocolante care

aveau antetul Primăriei municipiului Tîrgu-Mureş şi purtau semnătura edilului. În cauză s-a

înregistrat un dosar penal pe numele lui Valentin Bretfelean, directorul Direcţiei Poliţiei Locale.
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Acesta este cercetat pentru abuz în serviciu contra intereselor publice.

Frauda

USL Mureș a făcut mai multe sesizări la Biroul Electoral Județean Mureș cu privire la fraudarea
procesului electoral. Reprezentanții USL au solicitat BEJ să stopeze procesul de vot la secția
nr. 55 din Valea Rece și Saschiz. Aceștia susțin că alegătorii din Valea Rece arată votul unuia
dintre membrii biroului secției de votare, potrivit sesizării depuse la BEJ. În urma sesizărilor,
înainte cu o jumătate de oră de la închiderea urnelor, s-a suspendat votarea la secția de votare
nr. 55 din Tîrgu-Mureș

O altă sesizare depusă de USL la Biroul electoral de circumscripție nr.1 din Tîrgu-Mureș
menţiona că Primăria Tîrgu-Mureş împarte bani președințiilor secțiilor de votare. „Pe raza
Municipiului Tîrgu-Mureş se deplasează autoturisme inscripţionate cu sigla Primăriei Tîrgu-
Mureş care distribuie plicuri cu bani preşedinţilor de secţie de votare motivând că sunt pentru
achiziţionarea de mâncare şi băuturi răcoritoare pentru membrii aflaţi în secţie”, se arată în
sesizarea USL.

O a treia sesizare depusă tot de USL se referă la dispariția unei ștampile de vot dintr-o

secție de votare din Tîrgu-Mureș: „În secţia de votare Nr.11 a dispărut una dintre stampilele

aferente acestei secţii de vot. Avem totodată informaţii că prin aceasta se încearcă fraudarea

alegerilor prin metoda „suveica”. Solicităm suspendarea procesului electoral până la găsirea

respectivei ştampile. Vă rugăm să luaţi de urgenţă măsurile legale care se impun şi să

dispuneţi sancţionarea persoanelor responsabile de această situaţie, având în vedere faptul

că acest lucru poate duce la fraudarea alegerilor”.

Mai mult, USL a solicitat Biroului Electoral Județean Mureș reluarea procesului de numărare a

buletinelor de vot și la Secția de votare Nr. 31 din Circumscripția Electorală Nr. 1 Tîrgu-Mureș

și suspendarea procesului de vot la această secție de votare, unde, într-o cabină de vot au

fost găsite două buletine pentru Președinția Consiliului Județean, care aveau aplicate ștampila

de control a secției de votare, precum și ștampila VOTAT.

Mai mulți în cabină
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De asemenea, copreşedintele Uniunii Social Liberale – Filiala Mureş, Cornel Brișcaru a depus
o sesizare la Biroul Electoral de Circumscripție Nr. 1 din Tîrgu-Mureș cu privire la prezența
în cabina de vot a două persoane: „Preşedintele(a) secţiei de votare nr. 72 permite accesul
în cabina de vot mai multor persoane fără a i se prezenta motive temeinice care ar putea
împiedica votantul să-şi exercite dreptul de vot de unul singur. Vă rugăm să luaţi de urgenţă
măsurile legale care se impun şi să dispuneţi sancţionarea persoanelor responsabile de
această situaţie, având în vedere faptul că acest lucru poate duce la fraudarea alegerilor".

Nu au lipsit nici sesizările UDMR. Reprezentanții UDMR Mureș au semnalat un incident petrecut
la Secția de votare Nr.42 de la Colegiu Mihai Viteazu din Tîrgu-Mureș, unde o persoană
ar fi votat în locul consilierului local Mózes Levente, care candidează la Consiliul Județean
Mureș. Consilierul local Mózes Levente, candidat la funcția de consilier județean a avut
neplăcuta surpriză să constate, când a încercat să-şi exercite dreptul la vot, că cineva a votat
deja în locul lui. „Numărul dinaintea numelui său a fost încercuit, iar la rubrica de semnă-
turi cineva i-a mâzgălit numele confirmând votul dat", au precizat reprezentanții UDMR Mureș.

Reprezentanții UDMR, în frunte cu candidatul la funcția de primar al orașului Tîrgu-Mureș,

György Frunda, s-au deplasat la fața locului și au cerut suspendarea votului în Secția Nr. 42.

„Este vorba despre un fapt penal. Este foarte clar că s-a furat votul consilierului nostru” – a

declarat György Frunda. UDMR a depus plângere la Biroul Electoral Municipal, reclamând că

sute de romi s-au deplasat în grup în această după-amiază la Secţia de votare Nr. 54 si au fost

văzuţi primind bani dintr-o maşină: „Mai multe sute de romi s-au deplasat în grup în primele

ore ale după amiezii la Secţia de votare Nr. 54, din incinta şcolii ajutătoare de pe Bulevardul

1 Decembrie 1918. Ei au fost îndrumaţi la vot de către liderii comunităţii din care fac parte.

Romii au fost văzuţi primind bani dintr-o maşină după ce şi-au exercitat dreptul la vot şi au

ieşit de la secţia de votare. UDMR a depus plângere în acest caz la Biroul Electoral Municipal",

au anunțat reprezentanții UDMR.

Amenzi

Primarul municipiului Tîrgu-Mureș, Dorin Florea a fost amendat duminică cu suma de 5.000
de lei pentru că nu a înlăturat materialele electorale din mai multe amplasamente din zona
centrală a municipiului Tîrgu-Mureş. Potrivit legii, campania electorală s-a încheiat în data
de 9 iunie, la ora 7:00, însă materialele electorale din mai multe zone din oraș nu au fost
îndepărtate nici până la această oră. Amenda a fost aplicată de reprezentantul Serviciului
pentru verificarea legalităţii, a aplicării actelor normative şi contencios administrativ din
cadrul Instituţiei Prefectului–Judeţul Mureş, potrivit unui comunicat al Prefecturii Mureș. Con-
travaloarea amenzii se va achita în termen de 15 zile de la înmânarea sau comunicarea
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procesului-verbal.

În plus, o persoană a fost amendată de polițiști cu 1.400 de lei pentru continuarea propagandei

electorale în zona secției de votare nr. 54 de pe B-dul 1 Decembrie 1918 din Tîrgu-Mureș.

Potrivit informațiilor furnizate de purtătorul de cuvânt al IPJ Mureș, comisar Livia Popa, per-

soana care a fost amendată îndemna alegătorii să voteze cu un candidat.

Incidente la vot

Un incident grav, semnalat încă de la primele ore ale zilei de vot, a fost semnalat la Iernut,

unde două persoane au fost reținute încă de dimineață. O tânără în vârstă de 32 de ani

primise şase buletine de vot (trei pentru primar), dar a fost văzută imediat după ce a introdus

două buletine de vot în urna pentru alegerea primarului. Comunicatul IPJ Mureş mai preciza

că ea a fost reținută şi urmează cel mai probabil să fie arestată: „Suspecta a fost reţinută sub

aspectul comiterii infracţiunii de introducere în urnă a unui număr suplimentar de buletine de

vot, membrul comisiei care i-a dat buletinele – o femeie în vârstă de 50 ani din Iernut - fiind

reţinută pentru complicitate. Cele două persoane au fost reţinute pentru 24 de ore şi au fost

prezentate Judecătoriei Luduş cu propunere de arestare preventivă”. Aproximativ acelaşi lucru

s-a întâmplat şi la Sărmaşu, unde persoanele în cauză n-au fost reținute, însă a fost demarată

o anchetă. În aceste cazuri pedepsele prevăzute de lege sunt între 2 şi 7 ani de închisoare.

Ştampile dispărute

La Secția de Votare Nr. 11 una dintre ştampile a dispărut, motiv pentru care Poliția a demarat o

anchetă, iar ulterior membrii secţiei au aflat că un pensionar plecase cu ea acasă din greşeală.

O ştampilă a fost dată dispărută şi la Şăulia. La Saschiz a fost întrerupt procesul electoral

pentru o jumătate de oră, cu o sesizare legată de urna mobilă.
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Bilanţ de incidente

Bilanțul arată că din nou am avut parte de o campanie murdară, care a culminat cu o zi
a votului pe măsură. Amenzi, dosare penale şi anchete în lucru sunt o parte din ceea ce
rămâne în urma alegerilor locale. Pe toată durata campaniei, până duminică noaptea, au fost
înregistrate 59 de incidente electorale, din care 39 au fost soluționate, restul de 20 fiind încă
în lucru. Din cele 39 soluționate, 15 au dat naştere unor dosare penale pentru infracțiuni la
Legea 67/2004 şi la Codul Penal. În cele 15 dosare sunt cercetate în total 30 de persoane, din
care două sunt reținute. La dosarele penale se adaugă 22 de amenzi, în valoare de 9.700 de
lei. Alte opt incidente nu s-au confirmat. Dacă ne referim strict la ziua votului, 20 din cele 59
de incidente s-au semnalat atunci, ceea ce înseamnă aproape o treime din total. Din cele 20,
18 au fost soluționate, iar două erau ieri în lucru.

Vasile Dancea, Cătălin Hegheș

1.6.53 Dobre, preşedinte – Florea, primar (2012-06-12 04:42)

[1] Ciprian Dobre, din partea USL, este noul preşedinte al Consiliului Judeţean Mureş. Dorin

Florea, candidând sub culorile Alianţei pentru Mureş, a obţinut cel de-al patrulea mandat

de primar. În afară de primăriile din Miercurea-Nirajului, Sîngeorgiu de Pădure şi Sovata,

USL a câştigat restul primăriilor municipiilor şi oraşelor din judeţ. Candidaţii înscrişi în cele

mai importante competiţii la alegerile locale din 10 iunie – Primăria Tîrgu-Mureş şi Consiliul

Judeţean. Cum au votat candidaţii, vă arătăm mai jos…

Votul candidaţilor

Ora 8.00. Lokodi Edita, preşedintele Consiliului Judeţean, a fost matinală la vot explicând

că are un program încărcat. Lokodi, candidatul UDMR pentru şefia judeţului, a votat la

Secţia de vot nr. 46 de la Gimnaziul „Romulus Guga” din Tîrgu-Mureş. Lokodi a votat pentru

continuitate. Ora 9.00. Însoţit de soţia sa, Iuliana, deputatul Ciprian Dobre, candidatul USL la
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preşedinţia CJ Mureş, a ajuns la secţia de votare nr. 23 din Tîrgu-Mureş puţin după ora 09.00.

Copreşedintele USL Mureş ne-a declarat că a votat cu gândul la viitorul copiilor, afirmând că

este încrezător în votul mureşenilor. Tot la 9 dimineaţa şi-a exercitat dreptul de vot la Liceul

Teoretic Bolyai Farkas şi candidatul independent la Primăria Tîrgu-Mureş, Smaranda Enache.

Copreşedintele Ligii Pro Europa a susţinut că a votat pentru un oraş european, bazat pe o

puternică solidaritate transetnică, transpolitică şi pentru ca municipiul reşedinţă de judeţ să

redevină capitală regională. Biro Zsolt, candidatul PCM pentru preşedinţia CJ Mureş, a votat la

ora 09.30 la Glodeni, la secţia Nr. 1 amenajată la Şcoala Generală din comună. Acesta a votat

cu gândul la viitor. La ora 10.00, senatorul Frunda György s-a prezentat la Colegiul Naţional

Unirea. Acolo, candidatul UDMR la Primăria Tîrgu-Mureş a aflat că nu mai este arondat secţiei

din incinta colegiului, ci la cea din Casa de Cultură. Frunda a pus ştampila pe buletinele de

vot pentru o conducere mai cinstită, mai corectă a oraşului şi pentru ca toţi târgumureşenii

să aibă o viaţă mai demnă şi mai respectată. Prof. dr. Benedek Imre, candidatul PCM pentru

Primăria Tîrgu-Mureş, a ales să voteze la aceeaşi oră cu contracandidatul său direct. Doar că la

Liceul cu Program Sportiv „Szász Adalbert”. Şi şeful Clinicii de Cardiologie s-a gândit la viitorul

copiilor săi atunci când a votat. Cornel Brişcaru, candidatul USL la Primăria Tîrgu-Mureş, a

aflat, de asemenea, că nu mai votează la secţia la care era arondat până nu demult. Acesta

s-a plimbat de la Gimnaziul Romulus Guga la Gimnaziul Dacia pentru a vota. La ora 11.00

punea ştampila pe buletinele de vot pentru un oraş mai normal, pentru un viitor mai sigur

şi mai cinstit în Tîrgu-Mureş. Tot, la ora 11, primarul municipiului Tîrgu-Mureş, Dorin Florea,

şi-a exercitat dreptul la vot la Colegiul Naţional „Unirea”. Candidatul Alianţei pentru Mureş la

Primăria Tîrgu-Mureş a votat pentru viitorul oraşului.

La ora 12.00 a votat Marius Paşcan, candidatul Alianţei pentru Mureş pentru şefia judeţului.

Acesta a ţinut să precizeze că s-a prezentat la urne după ce a asistat la slujba religioasă de la

Catedrala Mare Ortodoxă. Paşcan a votat pentru un judeţ puternic, pentru un judeţ dinamic,

eficient, pentru performanţă în administraţia publică şi pentru bunăstarea mureşenilor.

Dobre la CJ...
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Candidatul USL Ciprian Dobre a câştigat preşedinţia Consiliului Judeţean în dauna şefei

judeţului Lokodi Edita. De altfel, un prim semnal l-a dat chiar preşedintele acum câteva

săptămâni, când a ciocnit un pahar de şampanie cu consilierii judeţeni şi şi-a luat parcă rămas

bun, spunând că nu ştie dacă va mai obţine încă un mandat. Duminică, potrivit exit-poll-ului

realizat în Tîrgu-Mureş de Geopol şi Realitatea TV, Dobre era anunţat primul cu 35 % din

voturi, în timp ce Lokodi îl urma la distanţă mică, de două procente. Rezultatul strâns i-a

pus în gardă pe ambii candidaţi, care au fost rezervaţi în declaraţii, susţinând că vor aştepta

rezultatele finale. Numărătoarea voturilor din judeţ a mărit însă distanţa între cei doi principali

competitori, Dobre desprinzându-se în câştigător detaşat. Deputatul liberal Ciprian Dobre,

potrivit numărătorii paralele efectuate de echipa sa de campanie, pe baza proceselor verbale

încheiate în secţiile de votare, a obţinut 110.336 de voturi, însemnând aproape 41 %. Pe

locul al doilea s-a clasat Lokodi Edita cu 94.860, adică 35,07 %, în timp ex-prefectul a sosit

pe poziţia a treia, adunând 54.705 de voturi, 20,22 %. Biro Zsolt nu a obţinut nici 4 % din

sufragii, adică a avut peste 10.000 de voturi şi, potrivit calculelor, şi dacă nu ar fi intrat în

cursa electorală, Lokodi nu ar mai fi reuşit să îl învingă pe copreşedintele USL Mureş. Poate şi

pentru că USL a avut de această dată observatori în toate secţiile de votare, inclusiv în cele

maghiare, respectiv pentru că prezenţa la vot a maghiarilor nu a fost la fel de copleşitoare ca

în urmă cu patru ani.

... Florea la Primărie

Considerat învingător încă înainte de ziua votului, având în toate sondajele peste 50 %,

edilul-şef al municipiului Tîrgu-Mureş, Dorin Florea, nu s-a dezminţit. După închiderea secţiilor

de votare, exit-poll-ul arăta în dreptul lui Florea 54 %. La mare distanţă se clasa senatorul

Frunda, care adunase 30 % din sufragii, în timp ce pe locul al treilea se plasa candidatul USL

Cornel Brişcaru, cu puţin peste 10 %. Pornită cu a doua sau treia şansă, Smaranda Enache nu

a întrunit decât aproape 4 % din voturile târgumureşenilor, în timp ce Benedek Imre a strâns 1

% din sufragii. Numărătoarea a mai redus distanţa dintre primii doi clasaţi, dar nu determinant.

Din numărul total de 77.393 de voturi valabile exprimate, Dorin Florea a obţinut 50,07 %,
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Frunda Gyorgy 37,26 %, Cornel Brişcaru 8,35 %, Smaranda Enache 2,63 % şi Benedek Imre

1,6 %. Dorin Florea a fost, de asemenea, rezervat în declaraţii.

UDMR, majoritar în consilii

Atât în Consiliul Local Tîrgu-Mureş, cât şi în Consiliul Judeţean, UDMR va deţine majoritatea.
UDMR a obţinut 28.382 de voturi - 10 mandate, Alianţa Pentru Mureş a strâns 22.239 de
voturi, însemnând şapte locuri, iar Uniunea Social Liberală a primit 17.594 de voturi, pentru 6
mandate de consilier local. La nivelul Consiliului Judeţean, luni, la orele 16.00, când au fost
numărate voturile din 196 de secţii de votare din totalul de 541, UDMR va avea 41 %, USL –
30,99 %, ApMS – 9,73 şi PCM – 5,23 %. Cum vor arăta alianţele în aceste consilii urmează să
vedem imediat ce forurile deliberative local şi judeţean se vor constitui. Potrivit Legii nr. 215
din 2001, art. 31, constituirea consiliului local şi judeţean trebuie să aibă loc în 20 de zile de
la desfăşurării alegerilor.

Vot de prefect şi subprefect

Prefectul Alexandru Petru Frătean a ajuns la secţia de votare la ora 14.00. Acesta i-a asigurat
pe mureşeni că alegerile în judeţ vor fi corecte. La ora 16.00 a votat şi subprefectul Manuel
Butiulcă. Acesta a votat pentru respect şi onoare.

USL, în câştig

USL a câştigat cele mai multe primării în judeţul Mureş, şi anume 46. UDMR are 37 de primării,
ApMS – 9, PRM şi PCM câte două, Partidul Verde – 1. De asemenea, cinci primării vor fi conduse
de candidaţi independenţi. USL a câştigat toate primăriile de oraşe şi municipii cu populaţie
preponderent românească, şi anume la Reghin – Maria Precup, Sighişoara – Dorin Dăneşan,
Târnăveni – Sorin Megheşan, Luduş – Cristian Moldovan, Sărmaşu – Ioan Mocean, Iernut – Ioan
Nicoară, Ungheni – Victor Prodan. UDMR a câştigat primăriile din Miercurea Nirajului – Toth
Sandor, Sângeorgiu de Pădure – Csibi Atilla, la luptă strânsă cu Dinu Socotar - USL, şi Sovata –
Peter Ferenc.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/alegeri_locale_img_9920.jpg

810 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/alegeri_locale_img_9920.jpg


1.6. JUNE BlogBook

1.6.54 City’us își adjudecă a noua cupă a României (2012-06-12 09:47)

[1] City’us Tîrgu-Mureş este cea mai titrată echipă, din istoria futsal-ului românesc. 9 trofee
în cei 5 ani de prezenţă pe prima scenă. Palmaresul de invidiat a fost întregit ieri seară când,
în Sala Sporturilor din Iaşi, City’us a câştigat pentru a 5-a oară consecutive Cupa României la
futsal. Tîrgumureşenii s-au impus cu 11-3 în faţa celor de la United Galaţi.

Cu toate că scorul nu o arată, în prima repriză partida a fost echilibrată, gălăţenii conducând
în două rânduri cu 1-0 şi 2-1, la singurele ocazii reale la poarta lui Moldovan. Pe finalul reprizei,
City’us a întors rezultatul prin golurile lui Nicuşan, iar la pauză echipa condusă de Kacso Endre
avea un avantaj minim, 3-2. În repriza secundă, campioana şi-a impus jocul, pe lângă cele
8 goluri înscrise, ratând alte mari ocazii. A fost un adevărat recital de futsal, care a arătat
adevărata diferenţă dintre cele 2 formaţii. City’us a beneficiat şi de 2 lovituri de penalitate,
de la 6 metri, în urma henţurilor comise de gălăţeni. Una dintre lovituri a fost transformată
chiar de portarul Moldovan.

Golurile celor de la City’us au fost înscrise de: Szocs (8, 40), Nicuşan (20, 20, 37), Gherman
(27-6 metri), Csoma (31), Lupu (34), Mimi Stoica (36), C. Matei (38), Moldovan (38-6 metri).
Pentru City’us au evoluat: Moldovan – Fl. Matei, Gherman, Ignat, Lupu. Au mai jucat: Nicuşan,
Szocs, Mimi Stoica, C. Matei, Covaci, R. Radu şi Csoma.

Iată şi palmaresul echipei în cei 5 ani:

2007/2008 Câştigătoarea Cupei României

2008/2009 Câştigătoarea Cupei României

2009/2010 Campioana României
Câştigătoarea Cupei României
Câştigătoarea Supercupei României

2010/2011 Campioana României
Câştigătoarea Cupei României

2011/2012 Campioana României
Câştigătoarea Cupei României

City’us a mai disputat 2 Supercupe ale României, în sezoanele 2007/2008 şi 2008/2009,
ambele pierdute şi a ocupat locul III în Liga 1, în aceleaşi ediţii.

Sursa: City’us Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/DSC_6364_1.jpg
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1.6.55 „Diplomația maghiară ne dezbină” (2012-06-13 06:17)

Preşedintele în exerciţiu al Consiliului Judeţean Mureş, Lokodi Edita Emoke, care a pierdut
alegerile în faţa lui Ciprian Dobre, din partea USL, a declarat, marţi, într-o conferinţă de
presă, că diplomaţia ungară va trebui să facă o analiză a ceea ce a stârnit confuzia în rândul
populaţiei maghiare şi a determinat-o să nu iasă la vot şi ’să renunţe la această intervenţie
deloc dorită şi destul de agresivă’.

’Eu cred că diplomaţia maghiară trebuie să analizeze acest lucru şi să renunţe la această
intervenţie deloc dorită şi destul de agresivă, pentru că nu ne ajută, din contră, ne dezbină
(...) În ciuda faptului că Biro Zsolt (candidatul PCM la preşedinţia CJ Mureş -n.r.) a reuşit să
adune un număr insuficient de voturi pentru a putea negocia eventual cu acesta, numărul
de aproape 11.198 nu ajunge niciunde, însă a fost suficient ca prin prezenţa demnitarilor de
rang înalt din Ungaria populaţia să fie total derutată, alegătorii maghiari să rămână departe
de urne - am informaţii precise că unii, fiind chiar membri în comisiile electorale, nu au dorit
să îşi exercite dreptul de vot, tocmai datorită situaţii confuze’, a arătat Lokodi, făcând referire
la vizitele demnitarilor unguri Lazlo Kover şi Zsolt Nemeth.

Aceasta a arătat că populaţia maghiară nu ştie să citească printre rânduri, iar mesajele politice
din partea demnitarilor din Ungaria ’nu au fost unele pozitive, ci total derutante, tocmai de
aceea oamenii nu s-au mai mobilizat’. Lokodi a felicitat populaţia românească din judeţ, care
s-a mobilizat, în comparaţie cu 2008, şi a participat la vot în număr mare, arătând că şi acest
lucru se datorează ’vizitelor dese din Ungaria’. ’Aceasta iarăşi datorită vizitelor dese din
Ungaria, pentru că, normal, noi ştim că aici putem trăi în mod paşnic, dar dacă cineva din
afară vrea să vină şi să ne arate ce avem de făcut, acest lucru ne derutează, şi pe unguri, şi
pe români. Ar fi fost mult mai bine şi mult mai eficient dacă cei care au făcut vizite şi încoace
şi încolo prin judeţul Mureş, Harghita şi Covasna rămâneau liniştiţi acasă şi îşi vedeau de
treburile lor, că şi ei au mult de lucru’, a afirmat Lokodi.

Ea a precizat că PCM a adunat 7.428 de voturi, PPMT a adunat 4.641 de voturi, număr
insuficient pentru a trece pragul electoral ’nici dacă puneau voturile împreună’ şi nu au obţinut
nici măcar un consilier. ’Acest lucru ne duce la concluzia, în urma analizei, că ei sperau că vor
obţine locuri ca şi consilieri în CJ şi prin aceasta vor avea o prezenţă activă politică în viaţa
judeţului. Iată că nu s-a adeverit, iată că populaţia nu a ştiut cum să reacţioneze la aceste
mesaje. Eu consider că şi aici cele două partide susţin degeaba că au avut succes, dar nu au
avut succes, ci au reuşit să dezbine populaţia maghiară şi nu au reuşit să transmită un mesaj
către acel segment care până acum a rămas departe de vot din varii motive - că nu-i place
de UDMR, că nu-i place de ochii mei sau de freza lui Frunda. Acum chiar că a rămas populaţia
maghiară departe de vot’, a afirmat Lokodi Edita Emoke. Aceasta speră ca în urma unei
posibile înţelegeri cu USL să obţină funcţia de vicepreşedinte al CJ Mureş şi astfel să contribuie
la finalizarea unor proiecte europene începute în timpul preşedinţiei sale. Lokodi a arătat
că strategia UDMR va fi făcută astfel încât fiecare administraţie condusă de reprezentanţi ai
acestei formaţiuni să simtă că este sprijinită.
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Precizăm că deputatul Ciprian Dobre, care a candidat din partea Uniunii Social Liberale (USL)
Mureş a câştigat preşedinţia Consiliului Judeţean Mureş cu 40,64 % din voturi, învingând-o
pe principala contracandidată, Lokodi Edita Emoke, din partea UDMR, care a obţinut 34,87 %
din sufragii. În urma repartizării mandatelor în CJ Mureş, USL a primit 13, UDMR a primit 13,
Alianţa pentru Mureş a primit 6, iar PPDD a primit două mandate.

AGERPRES

1.6.56 Medifun 12 programat în perioada 28 iunie-1 iulie (2012-06-13 06:18)

[1] În perioada 28 iunie - 1 iulie va avea loc a doisprezecea ediție a festivalului studențesc
național Medifun, care se compune dintr-o serie de manifestări cultural-sportive derulate pe
perioada a patru zile. Participanții, se organizează în echipe a câte 25 de studenți, reprezentate
de un nume, un steag, însemne distinctive, un imn și o scenetă de prezentare. Pot participa
studenți din toate centrele universitare din țară. Anul acesta, unul dintre obiective este de
a implica minim 20 de echipe, preferabil 24, echivalentul a 600 de studenți, preponderent
din universitățile tîrgumureșene, Medicină și Farmacie, Petru Maior, Artă Teatrală, dar și din
celelalte centre universitare din România.

Festivalul începe joi seara cu întâlnirea echipelor în zona căminelor studențești unde se
intră în atmosfera evenimentului prin muzică și distracția specifică, urmate de o întâlnire
organizatorică cu reprezentanții echipelor. Joi noaptea încep primele probe surpriză. Vineri,
echipele se întâlnesc de dimineața în complexul de agrement Mureșul, unde se desfășoară
întrecerile sportive. În orice moment, participanții știu că se pot aștepta să primească o probă
surpriză, iar serile se încheie cu petreceri organizate la locul în care participanții vor avea
tabăra de bază, un camping organizat cu minimul necesar pentru condițiile igienico sanitare,
unde vor sta la cort timp de 2 nopți. Una din cele mai solicitante probe, este așa zisa “Lista
neagra”, în cadrul căreia, echipele sunt solicitate să aducă într-un timp foarte scurt diverse
obiecte.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/medifun.jpg

1.6.57 Fonduri epuizate la Programul Național de Diabet (2012-06-13 06:39)

[1] Bolnavii de diabet rămân din nou la mâna farmaciștilor, pentru că s-au epuizat fondurile
Casei Județene de Asigurări de Sănătate Mureș destinate subvenționării acestor medicamente.
Într-un comunicat de presă, CJAS Mureș precizează:
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CAS Mureş vă aduce la cunoştinţă epuizarea in data de 08.06.2012 a creditelor
de angajament destinate eliberarii medicamentelor pentru PNS 5 PROGRAMUL NA-
TIONAL DE DIABET (ADO, INSULINE SI TRATAMENT MIXT). În acest sens, vă informăm
că CAS Mureş face toate demersurile necesare pentru suplimentarea fondurilor
alocate cu această destinaţie pentru anul 2012.

Este al treilea an consecutiv în care bugetul destinat acestor medicamente este subdimen-
sionat, iar înainte de jumătatea intervalului bolnavii rămân fără medicamente. Costurile
acestor rețete trece de 1.000 de lei, iar acum bolnavii rămân la mila producătorilor și
distribuitorilor de medicamente care sunt de acord să elibereze în continuare aceste medica-
mente în condițiile în care CJAS și-a epuizat bugetul.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/diabet.jpg

1.6.58 Bătaie în plină stradă la Sântana, filmată de Primărie
(2012-06-13 10:23)

O cameră de supraveghere instalată în centrul comunei Sîntana de Mureș surprinde o
bătaie care a avut loc ieri seară în jurul orelor 19:00. Camera de supraveghere surprinde
un grup de tineri care agasează șoferii prinși în aglomerația din trafic. La un moment dat
agresorii pur și simplu scot afară din autovehicul pe șoferul unei dube, aparent fără nici un
motiv. Mai multe imagini puteți vedea în filmarea de mai jos, postată de Primăria Sîntana pe
portalul youtube.
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1.6.59 E-Star închide apa caldă la Tîrgu-Mureș (2012-06-13 13:20)

Compania E-Star ce care a preluat prin concesiune compania Energomur a anunțat că
sistează furnizarea energiei termice pentru încălzire și apă caldă, pentru că nu-și poate onora
plățile către compania de gaz. Reprezentanții E-Star susțin că dificultățile pleacă de la faptul
că Primăria Tîrgu-Mureș nu și-a onorat încă în 2012 obligațiile prevăzute de contractul de
concesiune: nu a plătit subvenția la energie termică și nici factura de energie termică la
instituțiile din subordine. Datoria, mai precizează compania E-Star s-ar ridica la 3,49 milioane
de lei.

Legat de această situație, am încercat să obținem și o poziție din partea Primăriei Tîrgu-Mureș.
De la biroul de presă am fost îndrumați spre viceprimarul în exercițiu Csegzi Sandor, cel
abilitat se pare să dea declarații pe această temă, însă el nu a răspuns la telefon.

C.H.

1.6.60 Off Road Mureş Trophy debutează vineri (2012-06-13 14:58)

Vineri, 15 iunie, la Ibăneşti-Pădure, va debuta ediţia a X-a a Off Road Mureş Trophy,
competiţie devenită tradiţie în sporturile cu motor din România. Off Road Mureş Trophy
reprezintă cea de-a doua etapă a Campionatului Naţional de Off-Road şi este organizată sub
egida Federaţiei Române de Automobilism Sportiv. Şi în acest an, competiţia va fi structurată
pe 3 categorii: extrem, open şi standard. Organizatorii se aşteaptă la aproximativ 60 de
maşini înscrise în competiţie. Numărul exact al celor înscrişi va fi cunoscut joi seara. În fiecare
din cele două zile de traseu, competitorii de la cele 3 clase vor avea de parcurs aproximativ
70 de kilometri. Proba de trial de duminică va încheia şi ediţia din acest an. Atât plecările cât
şi sosirile în etape vor avea loc în tabăra de corturi de la Ibăneşti-Pădure, comuna Ibăneşti,
judeţul Mureş, în zona de organizare a Festivalului Văii Regilor. Startul în competiţie va fi dat
vineri dimineaţa, în jurul orei 9.

Program:

Joi – 14 iunie 2012

- 17.00 - 23.00 - Sosire concurenţi, înscrieri, cazare
- 17.00 - 23.00 - Verificare tehnică

Vineri – 15 iunie 2012
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- Şedinţa tehnică
- Start in ziua I de competiţie

Sâmbătă – 16 iunie 2012

- Şedinţa tehnică
- Start in ziua a II-a de competiţie

Duminică – 17 iunie 2012

- Şedinţa tehnică
- Proba de Trial
- Festivitate de premiere

1.6.61 Gedeon Richter premiază olimpicii la chimie (2012-06-14 10:56)

Compania Gedeon Richter a premiat astăzi în sala festivă a Colegiului Național Alexandru
Papiu Ilarian cinci olimpici naționali la chimie, din județul Mureș. Au primit pachete din partea
companiei atât elevii, cât și profesorii care i-au pregătit. Cei cinci elevi care au obținut
rezultate la Olimpiada Națională de Chimie din acest an sunt:

• Andrei Berbecar, clasa a opta, de la Gimnaziul George Coșbuc Tîrgu-Mureș, pregătit de
profesoara Ecaterina Cătană

• Claudiu Deteșan, clasa a noua, de la Colegiul Național Al. Papiu Ilarian, pregătit de profe-
soara Sanda Misarăș

• Oana-Maria Câmpean, clasa a zecea, de la Colegiul Național Unirea, pregătită de profe-
soara Stela Cimpoi

• Dorina Dumbravă, clasa a unsprezecea, de la Grupul Școlar Petru Maior Reghin, pregătită
de profesoara Martha Crișan

• Ioana Băjan, clasa a doisprezecea, de la Colegiul Național Unirea, pregătită de profesoara
Stela Cimpoi

La festivitatea de premiere au participat directorul Colegiului Național Papiu Simion Bui,
inspectorul de specialitate de la ISJ Mureș Lavinia Mureșan, iar din partea Gedeon Richter,
managerul de PR Zayzon Zsuzsana.
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C.H.

1.6.62 Încep construcțiile la un nou centru neuropsihiatric (2012-06-14 11:18)

Consiliul Județean Mureș începe construcția la noul Centru de Recuperare și Reabilitare Neu-
ropsihiatrică „Primula” Brâncovenești. Investiția va costa 2,31 milioane lei, iar licitația pentru
lucrările de execuție a fost câștigată de S.C. Celtia Prest S.R.L., singura firmă care a participat
la licitație. Potrivit anunțului de atribuire, investiția presupune „construirea unei clădiri pentru
persoane cu dizabilităţi neuropsihiatrice având o capacitate de 48 beneficiari şi a unei clădiri
în care va funcţiona centrala termică şi gospodăria de apă care vor deservi centrul rezidenţial”.

Investiția era necesară după ce clădirea în care funcționa vechiul centru, castelul de la
Brâncovenești, a fost retrocedată foștilor proprietari. Durata de realizare a noii construcții
este de 10 luni.

C.H.

1.6.63 Vremea se încălzește și scăpăm de ploi (2012-06-14 11:27)

Potrivit prognozei meteo pentru Transilvania a Administrației Naționale de Meteorologie, în
următoarea perioadă vremea se încălzește, iar probabilitatea unor noi precipitații scade
simțitor:

După primele 2 zile temperaturile medii vor marca o scădere, mai accentuată la
valorile minime, în jurul datei de 15 iunie. Ulterior vremea va intra într-un proces
de încălzire treptată, devenind călduroasă în intervalul 18-20 iunie. După această
dată şi până la sfârşitul perioadei de prognoză se va produce o uşoară răcire,
valorile termice apropiindu-se din nou de mediile multianuale ale perioadei. În
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intervalul 15-19 iunie probabilitatea de precipitaţii va fi foarte redusă. În restul
perioadei de prognoză vor fi averse, mai importante cantitativ după data de 20 iunie.

C.H.

1.6.64 Florea demisionează din conducerea centrală a PDL (2012-06-14 13:03)

Deși a câștigat alegerile pentru Primăria Tîrgu-Mureș, Dorin Florea a demisionat din funcția
de vicepreședinte PDL la nivel central. Decizia vine în contextul valului de declarații legate de
nevoia de demisie în bloc a conducerii centrale a PDL în urma rezultatelor extrem de slabe
obținute de partid la alegerile locale, comparativ cu cele din 2008. Chiar și în județul Mureș,
PDL a pierdut câteva primării importante, cum ar fi Luduș sau Târnăveni.

Până la această oră, cei mai incisivi împotriva actualei conduceri au fost Elena Udrea (demi-
sionară de la conducerea PDL București și din funcție de vicepreședinte PDL central), Gheorghe
Ștefan, de la Piatra Neamț, care de asemenea a demisionat din funcția de conducere a PDL
la nivel central și Gheorghe Flutur, care opina că întreaga conducere centrală a partidului ar
trebui să facă analiza alegerilor locale cu mandatele pe masă.

Dorin Florea păstrează totuși funcția de președinte la organizația județeană PDL Mureș, poziție
pe care o deține fără întrerupere imediat după decizia de intrare în Partidul Democrat, între
timp transformat în Partidul Democrat Liberal.

C.H.

1.6.65 Circulația îngreunată din cauza festivității de la UMF (2012-06-15 04:49)

Atenție astăzi la circulația prin zona centrală a Tîrgu-Mureșului. Începând cu ora 12:00,
Universitatea de Medicină și Farmacie are programată festivitatea de absolvire a promoției
2012. Devenită deja o tradiție, festivitatea presupune un marș al absolvenților, care vor porni
818 ©2024 www.punctul.ro



1.6. JUNE BlogBook

de la UMF spre Sala Polivalentă, locul de desfășurare propriu-zisă a festivității. Timp de câteva
ore, circulația va fi întreruptă parțial pe traseu, iar asta e de așteptat să creeze blocaje în
traficul rutier.

C.H.

1.6.66 Concert Goran Bregovic, duminică la Sala Polivalentă
(2012-06-15 08:29)

Goran Bregovic revine pentru un concert la Tîrgu-Mureș. Acesta este programat pentru
duminică, 17 iunie, la Sala Polivalentă, începând cu ora 20:00. De această dată,
cunoscutul artist va fi acompaniat de celebra orchestră Wedding and Funeral Band. Prețul
unui bilet variază între 30 și 120 de lei, în funcție de zona în care doriți să stați.

Dacă nu puteți să-l prindeți la Tîrgu-Mureș, mai aveți o șansă luni 18 iunie, când Goran
Bregovic concertează la Cluj-Napoca, în Sala Sporturilor „Horia Demian”.

C.H.

1.6.67 „În România nu există cardiologie pediatrică” (2012-06-15 10:46)

Şeful Clinicii Chirurgie Cardiovasculară Adulţi şi Copii Tg. Mureş, conf. dr. Horaţiu Suciu, a
subliniat într-un interviu acordat AGERPRES că în România nu există cardiologie intervenţională
pediatrică, deşi sunt numeroase patologii care pot fi tratate în acest mod şi care pot scuti
numeroase intervenţii chirurgicale, cum sunt defectul septal atrial şi ventricular, canalul
arterial persistent, caoarctaţia de aortă etc. Din acest motiv numeroase cazuri se adresează
unor centre din străinătate, marea majoritate a cheltuielilor fiind suportate din fondurile
Ministerului Sănătăţii sau CNAS. Conf. dr. Suciu spune că există capacitate pentru efectuarea
unor categorii de intervenţii şi la Institutul Inimii din Cluj, dar nu într-un mod organizat sub
forma unui centru cardiovascular pediatric cu toate departamentele necesare - cardiologie
pediatrică, chirurgie cardiovasculară, ATI cardiovascular destinate exclusiv copiilor - ci în mod
discontinuu, condiţionat de programul operator al adulţilor.

Care este situaţia chirurgiei cardiovasculare pediatrice în România? Câţi copii se
nasc cu malformaţii în România?
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Conf. dr. Horaţiu Suciu: În România se nasc anual 900 - 1.000 de copii cu malformaţii
cardiace congenitale. În principiu toţi necesită intervenţii chirurgicale, aproximativ 10 - 15
% în prima lună de viaţă (urgenţe neonatale cardiovasculare). Experţii recomandă tratarea
acestei patologii în centre cardiovasculare pediatrice, cu departamente dedicate exclusiv
copiilor - cardiologie pediatrică, chirurgie cardiovasculară, ATI cardiovascular, cardiologie
intervenţională pediatrică, dotate cu săli de operaţie, terapie intensivă, angiograf, explorări
funcţionale, parte hotelieră etc - care să evalueze aproximativ 1.000 - 1.200 copii anual şi să
efectueze aproximativ 250 - 300 de intervenţii chirurgicale anual, fiind necesar un astfel de
centru la 5 milioane de locuitori.

Pe cale de consecinţă şi activitatea de diagnosticare şi tratament, inclusiv chirurgical, este
de echipă: chirurg cardiovascular, cardiolog pediatru, anestezist, cardiolog intervenţional pe-
diatric, neonatolog - specialităţi care trebuie să fie prezente în toate centrele cu acest specific.

România are astfel de centre? Dar specialişti?

Există în România un singur centru cardiovascular pediatric capabil din punct de vedere al ex-
perienţei să efectueze 24 ore pe zi, 7 zile pe săptămână, evaluarea şi tratamentul cardiologic şi
cardiochirurgical pediatric la toate grupele de vârstă, la Tg. Mureş, cu grave disfuncţionalităţi
în primul rând din cauza resursei umane insuficiente - medici anestezie terapie, Anestezie
Terapie Intensivă şi asistente de terapie intensivă, lipsa în cantităţi suficiente a aparaturii
medicale (injectomate, aparate de ventilaţie mecanică, lipsa de service pentru aparatură) şi a
medicamentelor, a materialelor sanitare specifice chirurgiei cardiovasculare. În acest moment
poate fi menţinut deschis un singur salon de terapie intensivă cu patru paturi pentru toată
patologia cardiovasculară pediatrică din România, deşi în structura clinicii există 10 paturi. În
România nu există specialitatea de cardiologie pediatrică, fiind încă neclar traseul pe care un
medic trebuie să îl urmeze pentru a ajunge cardiolog pediatru şi, cu atât mai puţin, nu există
o reţea de cardiologie pediatrică capabilă să depisteze şi să diagnosticheze la timp copiii cu
malformaţii cardiace congenitale.

Nu există cardiologie intervenţională pediatrică, deşi există numeroase patologii care pot fi
tratate în acest mod şi care pot scuti numeroase intervenţii chirurgicale, cum sunt defectul
septal atrial şi ventricular, canalul arterial persistent, caoarctaţia de aortă etc, numeroase
cazuri adresându-se unor centre din străinătate, marea majoritate a costurilor fiind suportate
din fondurile Ministerului Sănătăţii sau CNAS. Există capacitate pentru efectuarea unor cate-
gorii de intervenţii şi la Institutul Inimii din Cluj, dar nu într-un mod organizat, sub forma unui
centru cardiovascular pediatric, cu toate departamentele necesare - cardiologie pediatrică,
chirurgie cardiovasculară, ATI cardiovascular destinat exclusiv copiilor - ci în mod discontinuu,
condiţionat de programul operator al adulţilor. Din datele pe care le posed, la Institutul Inimii
din Cluj, se operează aproximativ 50 de cazuri congenitale anual, majoritatea copii mari (peste
3 ani) şi adulţi (GUCH - Grow Up Congenital Heart). În evoluţie, dinmomentul înfiinţării centrului
cardiovascular pediatric, în octombrie 2005, numărul şi complexitatea intervenţiilor a crescut
progresiv. Astfel, în 2006, au fost efectuate 180 de operaţii, în 2007 - 280 de operaţii, în 2008 -
380 de operaţii , apoi, pe fondul subfinanţării şi resursei umane insuficiente, în special personal
mediu, a urmat o scădere în activitate: în 2009 au fost efectuate 300 de operaţii, în 2010 -
250 de operaţii, în 2011 - 250 de operaţii, în 2012 - 85 de operaţii, situaţie existentă la 25 mai.

Există un program naţional?
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Consider un mare progres introducerea, din 2011, a subprogramului naţional de chirurgie
cardiovasculară copii, fonduri alocate de Ministerul Sănătăţii exclusiv pentru chirurgia cardio-
vasculară pediatrică, dar nu trebuie să uităm că, în cifră absolută, se finanţează 6.900 de lei
pentru fiecare caz operat, în condiţiile în care costurile unor astfel de intervenţii, în centrele
de profil din străinătate, se situează între 20.000 şi 80.000 de euro, aspecte evidenţiate
din abundenţă în mass - media. Acesta este motivul pentru care ponderea malformaţiilor
abordate prin intervenţii chirurgicale în centrul din Tg.Mureş nu este din categoria malfor-
maţiilor complexe şi a paliaţiilor tip Ventricul unic, la care costurile în actualele condiţii de
finanţare sunt prohibitive, adică exact cazurile de urgenţe nou născuţi, cu creşterea dramatică
a mortalităţii perinatale, deşi există capacitatea şi experienţa profesională necesară abordării
oricărei patologii la toate grupele de vârstă şi greutate.

În aceste condiţii a crescut numărul refuzurilor pentru evaluare şi tratament în Centrul din
Tg.Mureş în special a nou-născuţilor cu malformaţii cardiace congenitale din toată ţara - Bu-
cureşti, Cluj, Iaşi, Timişoara etc. deşi, în condiţii normale, în Tg.Mureş există în acest moment
experienţa necesară pentru abordarea oricărei patologii la orice grupă de vârstă şi de greutate.

A crescut de asemenea exponenţial numărul de formulare E 112 pentru plecarea la tratament
în străinătate, uneori pentru cazuri justificate, extrem de complexe, dar în mare măsură pentru
cazuri nejustificate, care grevează în mod negativ asupra finanţării interne a acestor servicii.
Astfel, dacă pentru o intervenţie în străinătate statul român plăteşte între 20.000 şi 80.000 de
euro, şi sunt zeci, poate sute de cazuri anual, în Tg.Mureş o astfel de intervenţie costă între
1.000 şi 5.000 de euro.

Ce trebuie făcut pentru rezolvarea acestei probleme?

Dacă se doreşte rezolvarea acestei probleme grave a sistemului sanitar din România este nece-
sară o Strategie naţională care să atingă principalele obiective şi anume cadrul organizatoric
- decizionarea a 3 - 4 centre de boli cardiovasculare care să acopere regiunile geografice ale
României, resursa umană - specializarea personalului medical, chirurgi, anestezişti, cardiologi
pediatri, cardiologi intervenţionişti şi a personalului mediu pentru terapie intensivă pediatrică,
circulaţie extracorporeală, în centre de specialitate din străinătate, într-un mod organizat,
finanţat de statul român. Personalul trebuie instruit şi motivat pentru a-şi dori să desfăşoare
această activitate de mare supraspecializare, cu impact social şi emoţional mare.

Resursa financiară, alocată la nivelul real al cerinţelor, pe criterii de performanţă în centrele
care dovedesc rezultate atât în chirurgia cardiovasculară cât şi în cardiologia intervenţională
pediatrică (care în acest moment se efectuează la nivel aproape inexistent, doar la Tg.Mureş).
Este necesară dotarea cu aparatură medicală la standarde europene pentru diagnostic, moni-
torizare şi intervenţii chirurgicale, într-un domeniu în care improvizaţiile sunt incompatibile cu
activitatea desfăşurată; redirecţionarea fondurilor alocate pentru plecarea în străinătate atât
prin CNAS cât şi din resursele Ministerului Sănătăţii către centrele care pot şi care desfăşoară
această activitate în ţară, decizia pentru aceste tratamente externe să fie luată transparent,
dar centralizat, pe bază de criterii clare, în scopul evitării utilizării de fonduri din bugetul CNAS
şi MS pentru tratarea în străinătate a unor cazuri banale, ce pot fi tratate în ţară. Aceste măsuri
trebuie luate într-un cadru organizatoric unitar, la nivelul unei comisii ministeriale alcătuite din
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profesionişti din domeniu şi membri ai ministerului şi eventual ai CNAS care să inventarieze
capacităţile existente în acest moment în ţară, să elaboreze căile pentru creşterea activităţii
acestora şi planurile de dezvoltare pentru centrele ce urmează să fie înfiinţate.

În opinia noastră este inadmisibil ca această activitate în România să fie efectuată şi să
depindă de activitatea diverselor fundaţii, campanii publicitare, SMS-uri şi alte asemenea
iniţiative lăudabile, dar care nu se pot substitui unei strategii naţionale de dezvoltare pe
termen mediu şi lung.

Din păcate, în ultima perioadă, există o accentuare nejustificată a presiunilor mediatice pentru
deschiderea unui centru în Bucureşti, neglijându-se aproape complet singurul centru în care
aceste operaţii se efectuează încă. În acest moment, din lipsa unor dotări elementare, care
ar avea un cost poate între 5 şi 10 % din investiţiile care s-au făcut la Marie Curie, lucrăm cu
un salon de terapie intensivă închis de aproximativ un an, timp în care am fi putut să operăm
de două ori mai mulţi copii. Aş vrea să nu se uite că şi la Tg. Mureş se operează tot copii din
România, deci nu cred că trebuie ca aceştia să sufere din cauza subfinanţării acestui centru.
Ceea ce încă nu s-a înţeles este că principala dificultate în deschiderea unui astfel de centru
este reprezentată de resursa umană. Precum aţi putut observa, este vorba despre o activitate
interdisciplinară, iar a forma specialişti în acest domeniu cere mult timp. La Tg. Mureş,
de exemplu, există experienţă în chirurgia cardiovasculară pediatrică de aproximativ 38 de
ani, în decursul timpului efectuându-se intervenţii chirurgicale inclusiv pentru malformaţii
congenitale complexe.

Chiar şi pe fondul existenţei acestei tradiţii chirurgicale a fost extrem de dificilă identificarea
profesioniştilor care să se angajeze la un astfel de proiect, centrul cardiovascular pediatric,
fiind practic vorba de particularităţi majore în abordarea de exemplu a unui nou-născut cu
malformaţie cardiacă complexă faţă de un adult cu o afecţiune cardiacă. A fost nevoie de
aproximativ şapte ani în care prin specializări la clinici din străinătate, studiu individual,
activitate de cercetare ştiinţifică şi numeroase intervenţii chirurgicale, să reuşim să aplatizăm
curba de învăţare, să efectuăm practic orice tip de intervenţie chirurgicală la toate grupele de
vârstă şi greutate cu rezultate comparabile cu cele de la orice centru din Europa Centrală şi
de Vest.

Din păcate această performanţă cere un personal instruit şi motivat, lucru greu de obţinut şi
menţinut în această perioadă, precum şi un efort financiar pe măsură, atât pentru dotarea
şi service-ul cu aparatură medicală de înaltă performanţă, precum şi cu materiale sanitare
şi medicamente specifice, dintre care unele nici măcar nu sunt aprobate pentru utilizare în
România (neefectuându-se suficiente intervenţii chirurgicale cardiace pediatrice, firmelor de
medicamente nu le convine să le includă în lista de medicamente aprobate pentru utilizare în
România, din cauza costului). În aceste condiţii, în lipsa susţinerii corespunzătoare, suntem
foarte aproape de a închide şi acest ultim centru în care se efectuează intervenţii chirurgicale
cardiace pediatrice, în timp ce se fac eforturi masive pentru deschiderea unei clinici la spitalul
Marie Curie în urma unui proiect care nu a avut nimic în comun cu realităţile chirurgiei
cardiovasculare pediatrice.

La acest proiect s-a insistat mult, cu implicaţii masive din partea media pe dotarea cu
aparatură medicală de înaltă performanţă, pentru a se realiza acum ’că marea problemă sunt
oamenii, profesioniştii, care nu se pot obţine de pe o zi pe alta, chiar dacă se implică primul
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ministru sau preşedintele’.

AGERPRES

cosmin zamfirescu (2013-08-08 07:51:11)
Ma numesc Cosmin B,AM 28de ani si locuiesc in jud Calarasi.Am o fetita de 6ani care sa nascut cu
sindr Turner care acesta Ii afecteaza corpul atat fizic cat si intern. problema cea mai grava dintre
toate astea o reprezinta cuartactia arteriala care pe zi ce trece evolueaza in mod negativ! are
nevoie neaparat de o interventie chirurgicala pt a putea trai din spusele medicilor din bucuresti!
va implor sa ma ajutati sunt un parinte disperat fara o situatie financiara prea buna .fac orice este
necesar pt a se putea efectua aceasta interventie, pot sa donez un rinichi unui bolnav,sau orice altceva

cosmin zamfirescu (2013-08-08 07:55:37)
0737085861 un nr la care puteti sa-mi dati un sfat,o idee. VA ROG SA VA GANDITI, CEI CARE MA
PUTETI AJUTA

Corina Puiu (2013-07-27 23:35:09)
bun si atunci ce este de facut?am nepotica in varsta de 4luni diagnosticata cudsa

1.6.68 Mihaela Kardoș - noul șef de cabinet al prefectului (2012-06-15 12:03)

Mihaela Kardoș a fost numită în funcția de șef de cabinet al prefectului de Mureș. În
mandatul trecut, Mihaela Kardoș a îndeplinit funcția de consilier județean, iar în perioada
2003-2004 a fost purtător de cuvânt al Prefecturii. În cariera personală, noul șef de cabinet al
prefectului a urmat calea didactică, în prezent fiind lector universitar la Facultatea de Științe
Economice, Juridice și Administrative.

C.H.

Gabriel (2012-06-19 11:16:32)
Cea mai slaba varianta pe care o putea gasi partidul nostru prin persoana Dnei KARDOS. Avem
atatea persoane pregatite in Comunicare, persoane fara probleme de imagine. Oricum sper sa isi
indeplineasca aceste noi atributiuni si sa nu aduca o imagine proasta Prefecturii, asa cum la Univ.
Petru Maior, este recunoscuta a fi un cadru didactic specializat pe DEDICATII si NONCOMPETENTI.
Apropo Briscaru tot cu dansa isi face masteratul ?!? Sau doar este consiliat de dansa, favorizat de
colegii din universitate ?! Jenant ce se aude !
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1.6.69 Planuri mărețe pentru Tîrnăveni (2012-06-18 05:57)

Sorin Megheșan s-a născut la Tîrnăveni, în 18 decembrie 1971. Este căsătorit şi are un copil

de 4 ani, Luca. Noul primar este masterand la Universitatea „Dimitrie Cantemir” Tîrgu-Mureș -

„Proceduri judiciare și profesii liberale” şi licențiat în drept la Universitatea „Dimitrie Cantemir”

Tîrgu-Mureș. Din anul 2006 a devenit membru PNL, iar din 2009 președinte al PNL Tîrnăveni.

În calitate de arbitru a fost desemnat de UEFA ofițer de dezvoltare regională a arbitrajului şi a

arbitrat peste 130 de meciuri în Liga 1, fiind singurul arbitru de Liga 1 din județul Mureș. În

perioada 2008-2012 a activat ca viceprimar al municipiului Tîrnăveni, funcţie care l-a propulsat

apoi în cea de primar al localităţii.

Proiectele

Sorin Megheşan s-a prezentat în campania electorală cu un amplu proiect pentru perioada

2012-2016, proiect care cuprinde mai multe domenii cum sunt transparenţa şi consultarea,

locurile de muncă, mediul de afaceri, locuinţele, infrastructura, tinerii, vârstnicii, serviciile

sociale, sănătatea, turismul, sportul şi cultura. Printre dezideratele noului primar se află

publicarea tuturor contractelor încheiate de Primăria Tîrnăveni în ultimii patru ani; evaluarea

profesională a tuturor angajaților din Primărie, reorganizarea serviciilor acesteia şi restabilirea

relațiilor de colaborare cu toți parlamentarii de Mureș, precum și cu liderii Consiliului Județean,

Instituției Prefectului și serviciilor deconcentrate din județ. Tot la capitolul transparenţă noul

primar doreşte inițierea proiectului „Audiență în direct", prin înființarea unei linii telefonice de

comunicare directă a primarului cu cetățenii, în fiecare zi de joi, între orele 17 și 20.

La capitolul strategie…

…se află elaborarea și supunerea în dezbatere publică a Planului Integrat de Dezvoltare Ur-

bană Târnăveni, cu următoarele obiective strategice: Îmbunătățirea calității vieții în Tîrnăveni,
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pe criterii durabile; Crearea și dezvoltarea infrastructurii, cu accent pe asfaltare/reparațiile

drumurilor și extinderea rețelei de canalizare; Dezvoltarea calitativă a mediului de afaceri din

Tîrnăveni și sprijinirea antreprenorialului inovativ și competitive; crearea „Consiliului privat",

format din cei mai reprezentativi oameni de afaceri, care vor fi consultați, lunar, în legătură

cu proiectele de dezvoltare a orașului. Un plan ambiţios este şi înființarea ZDET – Zona de

Dezvoltare Economică Tîrnăveni și motivarea agenţilor economici să dezvolte investiţii de

durată în Târnăveni, prin punerea la dispoziţia investitorilor a unei suprafeţe parcelate de 12

ha de teren, care va fi preluată de la S.C. CARBID FOX SA.

4 blocuri ANL

Sorin Megheşan are în plan punerea la dispoziția Agenției Naționale pentru Locuințe, de către

Consiliul Local, a unui teren viabilizat, cu dotările edilitare, în vederea construirii a 4 blocuri

ANL, finanțate de la bugetul de stat și bugetul local, pentru 100 de familii cu vârste între 18 și

35 de ani. Crearea a 500 de noi locuințe, prin mansardarea blocurilor și renovarea imobilelor

de către firma executantă este un alt plan de la capitolul imobiliar.

Infrastructură

Susținerea reabilitării Drumului Național 14A, tronsonul Mediaș-Târnăveni-Iernut, ca punct de

legătură între Coridorul IV Pan European și Autostrada „Transilvania"; asfaltarea și reparația

tuturor drumurilor din oraș, precum și extinderea rețelei de canalizare și alimentare cu

apă, din fonduri locale, guvernamentale și prin atragerea de fonduri europene; reabilitarea

fațadelor tuturor clădirilor din zona centrală a orașului; sprijinirea asociațiilor de proprietari

în menținerea și refacerea zonelor verzi din proximitatea blocurilor sunt doar câteva dintre

promisiunile referitoare la infrastructură.
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Fonduri europene

Noua administraţie are în vedere accesarea unui proiect cofinanțat din Fondul Social European,

pentru consiliere profesională și orientare în carieră pentru a dezvolta abilitățile necesare

angajării, precum și cursuri de formare profesională gratuite. De asemenea, şi accesarea unui

proiect cofinanțat din Fondul Social European pentru sprijin social prin îngrijire la domiciliu și

acompaniere pentru persoanele dependente care nu se pot îngriji singure sau au nevoie de

supraveghere - bătrâni, persoane cu dizabilități, precum și sprijin alimentar acordat pentru

500 de persoane vârstnice.

Pentru tineri…

…Sorin Megheşan are în vedere subvenționarea cu 50 % a abonamentelor la transportul în

comun pentru elevi, amenajarea a patru parcuri tematice pentru tineri: skateboard, role,

biciclete şi fitness în aer liber; amenajarea câte unui parc și a unui loc de joacă pentru copii,

în fiecare cartier al orașului şi construirea unei creșe pentru minim 200 de copii.

O promisiune de importanţă majoră este şi transportul public gratuit pentru toți pensionarii.

Sprijinirea schimbului de destinație a clădirii secției de pediatrie, pentru construirea unui

centru de recuperare pentru persoane vârstnice, cu probleme locomotorii, urmând ca secția

de pediatrie să se mute în clădirea Spitalului municipal „Gheorghe Marinescu".

Facilitarea incluziunii sociale şi profesionale, accesul la programe de pregătire şi la măsuri

specifice de sprijin pentru 1.000 de persoane de etnie romă, în scopul diminuării ratei şoma-

jului, a lipsei de competenţe, venituri reduse, condiţii precare de viaţă și discriminare socială

sunt planurile pentru rezolvarea unora dintre problemele aceste etnii.

Turism
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Un proiect îndrăzneţ este şi inițierea proiectului "TârnăVIN", care va creşte vizibilitatea şi

atractivitatea turismului în zona Târnavelor. Proiectul va facilita promovarea podgoriilor din

zona Tîrnăveniului, ceea ce va atrage şi un număr important de vizitatori, asigurându-se astfel

premisele dezvoltării potenţialului turistic al zonei. Realizarea „Muzeului sticlei" și a „Muzeului

chimiei", ca primă etapă în realizarea unei strategii de dezvoltare a turismului industrial. Tot

la turism se află cuprinsă şi realizarea unui studiu de fezabilitate, în vederea amenajării, în

zona Râioasa, a unei mini-stațiuni balneare.

Și sportul…

La final, dar nu în ultimul rând, se află planul pentru înființarea unei echipe de fotbal a orașului,
sub forma juridică a unei SA, prin vânzarea publică de acțiuni. De asemenea, şi înființarea
a două terenuri de fotbal cu gazon sintetic, cu intrare gratuită. Reamenajarea completă a
stadionului „Sticla", prin parteneriat public-privat și extinderea acestuia până la 2.000 de
locuri. Eficientizarea activității Casei de Cultură „Mihai Eminescu", se doreşte a fi realizată
prin organizarea unui concurs de proiecte de management. Acestea au fost planurile cu care
s-a prezentat în campanie electorală noul primar al Târnăveniului Sorin Megheşan şi pentru
care locuitorii l-au creditat cu această funcţie. Noul edil are de acum la dispoziţie 4 ani pentru
a le pune în aplicare.

Mircea Barbu

1.6.70 Maria Precup: „Îmi respect promisiunile!” (2012-06-18 06:02)

La 10 iunie, peste 57 % dintre reghineni au ales o femeie-primar. Maria Precup, femeia pe

care mulţi o vor numi de-acum înainte „primăriţa”, a fost viceprimar al municipiului Reghin

timp de 4 ani, perioadă în care a ţinut uşa deschisă pentru toţi cei care au dorit să-i vorbească,

să-i ceară un sfat sau ajutor...

Omul Maria Precup
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Maria Precup s-a născut la 1 ianuarie 1955 în comuna Petelea, într-o familie de oameni
gospodari, şi a avut o copilărie marcată de părinţi iubitori care au ştiut să le inspire copiilor
dragostea faţă de carte. A fost o elevă strălucită, a absolvit o facultate de ştiinţe economice, a
fost contabil, director economic la RAGCL şi mai apoi viceprimar. În calitate de şef al partidului,
Maria Precup s-a impus în faţa colegilor ei, reuşind să schimbe imaginea învechită lăsată
asupra PSD Reghin de Marian Traian. Este căsătorită tot cu un economist (fost director la o
bancă, acum pensionar), are un fiu, o fiică şi doi nepoţei.

„Nu este meritul meu…

… este meritul oamenilor din Reghin pentru că m-au ales pe mine. Tot timpul am sperat,
dar niciodată nu am crezut că voi câştiga. Mergeam pe stradă şi mă gândeam că trebuie să
câştig”, a declarat Maria Precup. Întrebată care este primul lucru pe care îl va face în calitate
de primar al municipiului Reghin, aceasta a amintit despre promisiunile făcute reghinenilor.
„Doresc să creez o majoritate în Consiliu şi să-mi respect promisiunile venind cu infrastructura
dinspre marginea oraşului către centru, aşa cum am promis oamenilor”, a explicat Maria
Precup. „Îi iubesc pe toţi şi le mulţumesc că au avut încredere în mine”, a adăugat noul primar.
Învestirea în funcţie va avea loc în data de 26 iunie. Până atunci însă Maria Precup poate fi
găsită în continuare în vechiul ei birou, pe care și-ar dori să-l păstreze. „De ce am devenit
primar? Pentru o administraţie publică transparentă, o administraţie publică în care cetăţenii
să fie consultaţi cu privire la deciziile majore, o administraţie atentă cu banul public”. Oferta
electorală a Mariei Precup include proiecte precum cel referitor la înfiinţarea Parcului Industrial
Reghin (având ca potenţial amplasament păşunea Mociar) sau readucerea serviciului de apă
şi canalizare în subordinea Consiliului Local Reghin.

Emeșe Ardelean

1.6.71 Un nou început pentru oraşul Luduş (2012-06-18 06:09)

Alegerile locale din 10 iunie, prin voinţa electoratului din Luduş, a consfinţit dorinţa de

schimbare la nivelul Executivului şi Legislativului local. Dorinţa luduşenilor exprimată prin

votul acordat a adus în fruntea Primăriei pe Cristian Moldovan cu o bună notorietate în oraş,

mai întâi ca profesor la catedră, apoi ca om de afaceri. Noul edil-şef s-a născut la 9 martie

1971 în Luduş, este căsătorit cu Alexandrina şi are o fetiţă, Diana de 9 ani. Cristian a absolvit

în anul 1989 Liceul Industrial Luduş cu profilul electrotehnică şi s-a înscris la Academia de

Educaţie Fizică şi Sport, Bucureşti, Facultatea de Educaţie Fizică devenind absolvent cinci ani
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mai târziu. În perioada 1994 – 1998 a activat ca profesor la Şcoala Generală nr. 1 Luduş.

Un moment de răscruce

În anul 1998 aţi trecut de la catedră, având un venit sigur, la activitatea comercială
care comportă unele riscuri. De ce aţi ales acest drum?

Cristian Moldovan: Da, în învăţământ este un câştig sigur, dar mic. Nu puteam să fiu de
acord cu această realitate, mai ales că simţeam că puteam face mai mult. Apoi, am dorit să
îmi ajut părinţii care din anul 1995 erau ocupaţi cu firma SC RO Dacia Com SRL.

Se pare că a fost o decizie inspirată. Care este situaţia actuală a firmei?

În anul 1995, firma avea un singur angajat, iar acum are peste 80 de angajaţi care activează
în patru puncte de lucru, trei la Luduş şi unul la Tîrgu-Mureş. În prezent, SC RO Dacia Com SRL
are relaţii comerciale cu peste 2.000 de firme din toată ţara.

Politica…

Ce ne puteţi spune despre activitatea politică?

În anul 2008 am devenit membru al Partidului Naţional Liberal, iar în 26 aprilie 2009 am fost
ales în funcţia de preşedinte al filialei Luduş a PNL.

Constat că a fost o alegere potrivită care s-a concretizat acum cu un succes deosebit
şi unic pentru liberali. Funcţia de primar vă onorează, dar vă şi îndatorează. Ce veţi
face în prima zi după investirea oficială?

Cu gândul la cetăţenii care au fost umiliţi timp de patru ani, voi desfiinţa barierele care au
permis accesul în faţa Primăriei doar unei categorii privilegiate de cetăţeni.

Şi după aceea?

Programul meu şi al formaţiunii USL sub al cărei siglă am candidat, cuprinde patru puncte

principale.

„Voi face…”
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Cunosc foarte bine situaţia economică a oraşului şi de aceea principala mea preocupare va fi
crearea de locuri de muncă şi dezvoltarea unor investiţii.

Cum veţi ajunge la acestea?

Oraşul are nevoie de un parc industrial în care vor fi create locuri de muncă. Voi susţine
producătorii locali, voi atrage investitori care se vor bucura de toate facilităţile legale.

Vă cunoaşteţi bine oraşul natal. De ce anume este nevoie pentru creşterea confor-
tului urban în toate zonele?

În primul rând, oraşul are nevoie de un plan integrat de dezvoltare pe termen mediu şi lung,

apoi trebuie să realizăm reabilitarea, pe etape, a reţelei de apă-canal şi creşterea calităţii apei

potabile.

Drumurile noastre, toate...

Da, vom continua lucrările de asfaltare şi reabilitare a străzilor şi drumurilor din oraş, precum
şi asigurarea unui transport public local de calitate.

După ce desfiinţaţi barierele de la intrare ce vor găsi oamenii în Primărie?

Vom stabili reguli clare pe care funcţionarii publici vor fi obligaţi să le respecte. Nu mi-a plăcut
şi nu îmi place birocraţia şi voi insista ca problemele oamenilor să fie rezolvate cu operativitate.
Accesul la informaţie va fi asigurat în Primărie, oamenii cu nevoi speciale vor beneficia de un
serviciu de asistenţă socială la domiciliu, iar tinerii cu aptitudini deosebite vor fi încurajaţi cu
burse de merit şi sociale.

Cum vede absolventul Academiei de Educaţie Fizică şi Sport, activitatea sportivă şi
agrementul în oraş?

Oraşul modern nu poate fi conceput fără terenuri sportive şi de agrement. Mă preocupă
înfiinţarea unui Centru Sportiv şi de Agrement al oraşului de care să beneficieze atât tinerii,
cât şi vârstnicii. Am planuri multe pentru viitor şi vom mai vorbi despre ele şi cu alte ocazii.

A consemnat, Ioan. A. Borgovan
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Ghiti Spaniol (2012-11-03 17:01:35)
am 8 clase si caut de lucru in orasul ludus

1.6.72 Cicatrici adânci după alegeri (2012-06-18 06:15)

[1] Sighișorenii au ales continuitatea, dar contracandidații actualului și viitorului primar

de Sighișoara au stârnit o serie de valuri care lasă urme adânci printre oamenii implicați în

politică.

Să-i luăm pe rând...

Începem cu cel ce a reușit să convingă pentru a patra oară. Dorin Dăneșan se întoarce la cele

de zi cu zi unde sentința din „Dosarul Poșta” va primi foarte curând și motivarea. Faptul că

judecătoarea a amânat nejustificat motivarea ar putea deveni un subiect în sine pentru că

devine din ce în ce mai clară implicarea politicului în acest dosar. Așadar, Dăneșan va primi

motivarea sentinței și va continua să se judece la instanțele superioare. Ceea ce în campania

electorală a fost un subiect de răstignire electorală acum devine un subiect de viață și de ...

mandat. Nu putem însă să trecem cu privirea evidența ne-exprimată oficial de vreo instituție

publică: suspiciunile de implicare a politicului! Principalul adversar al lui Dorin Dăneșan, și

anume senatorul PD-L Petru Bașa este cel spre care se îndreaptă toate privirile.

Iulian Sîrbu și parcările

Nici pe candidatul independent Iulian Sîrbu nu-l așteaptă vremuri prea bune. Tânărul a ajuns

să fie „ex-” PSD, deci să fie exclus din PSD, pentru că nu a acceptat regulamentul de acces

cu autoturismele în Cetate promovat și aprobat de Primărie și Consiliul Municipal. Între Boss
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Company și Primărie sunt o serie de procese prin instanțele de judecată privind contractul

dintre cele două entități. Foarte probabil ca Primăria și Consiliul Municipal Sighișoara să-și

impună, până la urmă, strategia și asta înseamnă diminuarea drastică a profiturilor Boss

Company sau chiar eliminarea ei din ecuația parcărilor. Iulian Sîrbu mai are totuși câteva

afaceri care îi asigură o existență lipsită de emoții cum ar fi cele de service în sistemul electric.

Dan Colceriu și politica

Probabil cea mai neinspirată mișcare politică a anului vine tot din Sighișoara. Dan Colceriu a

reușit ceva ce este foarte aproape de unicitate în România anului 2012: să se urce în singura

corabie care se scufundă. Și se scufundă repede. Lipsa de experiență și viziune politică l-a

adus pe Dan Colceriu din postura de candidat cu șanse reale de a câștiga Primăria, la cea de

membru al unui partid care nu se regăsește. Ce l-a oprit de la a candida independent? De ce

s-a înscris în Alianța pentru Mureș când niciodată niciun partid creat cu zile înainte de alegeri

nu a câștigat alegerile? Dan Colceriu a luat o decizie politică care foarte probabil îl va trimite

în băncile unui partid mic de opoziție pentru următorii patru ani.

Concluzie

Dorin Dăneșan a avut adversari ascunși – senatorul Bașa – mult mai puternici decât contracan-

didații ce s-au avântat în ițele campaniei electorale – Iulian Sîrbu și Dan Colceriu. Și a reușit

să câștige un nou mandat. Iar primul dintre cei învinși și cel mai tânăr politician dintre toți cei

implicați – Iulian Sîrbu – ne-a arătat o feliuță de viitor: în 2016 lupta se va da pe un alt teren,

cu alte arme.

Promisiunile
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Până în 2016 însă mai este mult, iar atunci vom analiza care ce a realizat actualul primar, Ioan
Dorin Dăneșan, care a câștigat alegerile locale fiind votat de 4.832 (36,48 %) din cei 13.244
de alegători prezenți la urne (Iulian Sîrbu – 3.152 voturi, repr. 23.80 %, Dan Colceriu – 3.068
voturi, repr. 23.17 %, Octavean Șuteu – 1.108 voturi, repr. 8.37 %, Gáll Ernö – 813 voturi,
repr. 6.14 %, . Francisc Farczádi – 174 voturi, repr. 1.31 %. Programul electoral al primarului
cuprinde următoarele puncte: Reabilitarea Cetății Medievale (partea a II-a) care va include
lucrări majore de refacere a zidurilor şi turnurilor Cetăţii, reabilitarea completă a Turnului cu
Ceas; extinderea și modernizarea tuturor școlilor și liceelor; reabilitarea drumurilor, trotuarelor
și a spațiilor conexe.

Istrate Manu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/primaria-sighisoara.jpg

Dumitra Constantin (2012-06-25 20:35:48)
de ce niciodata... primarul nu raspunde la sesizarile adresate „ domnule primar?„ am facut o sesizare
de un an si nu am primit nici un raspuns, ba am vazut ca sunt sesizari facute cu 3-4 ani in urma si nici
un raspuns... SI TACEREA E UN RASPUNS?speram ca va raspunde acum , fiind reales si doar ROMAN,
AM ASCRIS ROMANESTE...

Dumitra Constantin (2012-06-25 20:39:46)
SCUZE PTR GRESEALA FACUTA DE FACEBOOK... ADRESA MEA ESTE IN CANADA , ONTARIO, AM FACUT
LICEUL IN PAJURA...DAR AM SI CETATENIA ROMANA

1.6.73 Eșecul UDMR. Sacrificiile. Măsurile (2012-06-18 06:28)

Pentru prima dată în ultimii 20 de ani, UDMR simte în județul Mureș că i se clatină poziția
de lider incontestabil al vieții politice. Formațiunea a pierdut două bastioane importante și
n-a câștigat nimic în schimb: a pierdut președinția Consiliului Județean (pe care a deținut-o
neîncetat timp de trei mandate, începând din 2000) și Primăria orașului Reghin, al doilea oraș
ca putere economică din județ, unde primarul Nagy András n-a reușit să fie reconfirmat pentru
al treilea mandat. Toate acestea, în condițiile în care n-au reușit nici măcar să dea emoții
actualului primar Dorin Florea în alegerile de la Tîrgu-Mureș.

Cu toate acestea, liderii UDMR se declară mulțumiți de rezultate, deși recunosc nevoia de a

face schimbări. De pildă, candidatul la Primărie, senatorul Frunda György declara: „Rezultatele

obținute de UDMR Mureș sunt bune față de posibilitatea etnică. Am obținut mult, dar totuși

cred că o parte din electoratul maghiar din Mureș nu s-a prezentat la vot, ceea ce se datorează
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vizitei domnului Kövér (nr. Kövér László) în județul Mureș. Cred, de asemenea, că USL este pe

val. Dacă raportăm rezultatul alegerilor din 2012 la cele din 2008, acesta este mai mare, iar

dacă PNL și PSD n-ar fi făcut această uniune, astăzi am fi avut președinția Consiliului Județean

și am fi avut șanse mult mai mari la Primăria municipiului Tîrgu-Mureș. A treia concluzie ar fi

că partidele maghiare, Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania și Partidul Civic Maghiar,

iată că nu au consilieri, comunitatea maghiară a preferat UDMR, iar aceste partide nu au loc în

lupta politică din județul Mureș. Dacă la Reghin și la nivelul județului am fi avut două partide,

PNL și PSD, fiecare cu candidat propriu, atunci mai mult ca sigur și primarul de la Reghin și

președinta CJ ar fi aceeași. Nu uitați că doamna Lokodi a obținut mai multe voturi acum decât

în urmă cu patru ani: atunci a luat 90.000 de voturi, iar acum 96.000 de voturi. Dar USL a

obținut 112.000 de voturi, dacă era separat PSD și PNL și fiecare luau câte 60-70.000 alta era

situația. Asta e, atât am putut”.

Păcatele guvernării...

...au fost amintite de deputatul Borbély László, vicepreședinte politic al UDMR, adică al doilea

om din partid, deși, mai spune el, au fost și gesturi ale UDMR, cum ar fi poziția legată de

reorganizarea administrativ teritorială, care au fost apreciate. Aceeași poveste cu vizita lui

Kövér în campanie și tactica bună a USL este reiterată și de Borbély László, care conchide: „La

Tîrgu-Mureș trebuie ca orașul să se trezească și să depășească această atitudine și a accepta

că actualul primar nu reprezintă nici interesele românilor și sper că vom depăși această stare.

Sunt mulțumit de rezultatele UDMR, dar vom face o analiză și pentru alegerile din toamnă eu

spun că trebuie să ne adunăm rândurile pentru că va fi foarte dificil. Evident, trebuie să vedem

după ce lege se vor organiza alegerile, dar oricum noi trebuie să ne menținem ca principala

forță politică din județul Mureș”. Până una alta deși la listele de consilieri s-au descurcat bine

și la Tîrgu-Mureș și la CJ, UDMR a pierdut două bastioane importante. Motivele sunt mai multe,

iar unele vin chiar din interior.

Problema Tîrgu-Mureș...
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...deși a fost băgată sub preș pe perioada campaniei, acum după alegeri s-a dovedit că nu
mai poate fi ignorată. Deosebit față de atunci, liderii UDMR o identifică, însă în ton diplomatic,
nici acum nu se înghesuie să o tranșeze foarte clar. Borbély László spunea: „Eu voi propune
ca să fie o comisie care analizează activitatea filialei din Tîrgu-Mureș și trebuie clarificată cât
mai curând situația. Nu sunt mulțumit cu ce s-a întâmplat la Tîrgu-Mureș și nu a depins de
Frunda, pentru că după părerea mea el chiar a adus voturi în plus pentru UDMR. Din păcate,
a făcut jocurile primarului (n. red. Benedek Imre), iar atitudinea lui după alegeri a fost una
hilară și total nepotrivită. A demonstrat că el de fapt a reprezentat interese care au fost clar
păguboase pentru toată lumea. El are o problemă într-adevăr. Dar, din păcate, nu-ți alegi
familia și nu ești de vină pentru ceea ce fac ceilalți din familia ta”, a încheiat deputatul făcând
referire la fratele lui Benedek Imre, președintele UDMR Tîrgu-Mureș Benedek Istvan. Totuși,
este evident că prin candidatura sa, Benedek Imre i-a făcut un favor primarului Dorin Florea,
luând din voturile care teoretic ar fi mers spre Frunda. Nici senatorul Frunda nu tranșează
însă problema: „UDMR trebuie să schimbe ceva. Eu cred că trebuie să schimbe în primul
rând la nivelul Tîrgu-Mureșului, unde am constatat și eu acum, cu ocazia alegerilor, că nu
funcționează așa cum trebuie. Acolo trebuie făcute schimbări. Eu cred că fiecare om este
responsabil pentru problemele și acțiunile sale, nu ale părinților, nu ale copiilor, nu ale fraților
săi. Din punctul acesta de vedere Benedek Istvan nu are o responsabilitate pentru ce a
făcut Benedek Imre. Însă Benedek Imre într-adevăr a făcut jocul lui Dorin Florea, asta o știe
toată lumea. Problema e însă cu organizația municipală Tîrgu-Mureș, a cărui președinte este
Benedek Istvan, iar acolo trebuie făcute schimbări pentru ca această organizație să aibă viață
și astfel în viitor consilierii UDMR să nu adopte o hotărâre în grupul UDMR și să voteze cum
vrea primarul, pentru ca să nu existe consilieri UDMR care să facă jocul primarului și cred că
atât liderul grupului UDMR, cât și viceprimarul UDMR trebuie tot timpul, din ziua învestiturii
și până la sfârșitul mandatului, să monitorizeze toate deciziile primarului, și cele publice și
cele nepublice, și să reacționeze imediat pentru că Florea trebuie schimbat de la conducerea
orașului, pentru că este un rău pentru acest oraș”.

Dar de la vorbe până la fapte propriu-zise e cale lungă. Iar între timp, Benedek István rămâne

tare pe poziție. Contactat de noi, liderul UDMR Tîrgu-Mureș a spus că se va face o analiză în

această săptămână pentru a vedea care au fost punctele bune și punctele slabe în această

campanie. Vizavi de declarațiile liderilor centrali ai UDMR față de situația din organizația

Tîrgu-Mureș, Benedek István n-a vrut să comenteze mai nimic, rezumându-se la a spune atât:

„Asta e părerea lor, să vedem după ce discutăm săptămâna viitoare”.

Lista de consilieri și viitorul UDMR

O altă problemă în această campanie, tot legată de organizația Tîrgu-Mureș, a fost surpriza
destul de mare că doi dintre cei mai buni consilieri locali ai Uniunii nu și-au mai găsit loc
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pe liste. Într-adevăr la Tîrgu-Mureș s-a mizat puternic pe întinerirea puternică a grupului
de consilieri, însă nu același lucru se poate spune la Consiliul Județean, unde grupul este
format în mare parte din aceleași figuri. Cert este că doi oameni de valoare din UDMR,
Kolozsvary Zoltán și Molnar Gabor, ani la rând voci puternice și pertinente în Consiliul Local,
nu se mai regăsesc nicăieri. Senatorul Frunda György are însă și o explicație: „Deciziile
domnilor Kolozsvary și Molnar, cărora le mulțumesc pentru activitate și pe această cale,
au fost decizii personale, ei n-au fost înlăturați, n-au plecat pentru că acesta a fost rezul-
tatul luptei interne din UDMR”. Exact aceeași idee este reiterată și de Borbély László, care
mai spune însă că Molnar Gabor a rămas aproape de organizație și nici vorbă de vreun conflict.

Dacă vorbim de viitorul UDMR într-un fel de prototip de opoziție la nivel local, Uniunea vizează
acum cât mai multe posturi de viceprimari, unul de vicepreședinte pentru Lokodi Edita și o
consolidare și maximizare a poziției politice în noile realități. Pentru asta, atenția maghiarilor
se îndreaptă acum spre USL. Borbély László e destul de clar în această privință. Ba mai mult,
asta cel mai probabil îl va afecta și pe viceprimarul în exercițiu de la Tîrgu-Mureș Csegzi Sandor,
care n-a făcut niciodată față opoziției față de Dorin Florea. Borbély László explică: „Mai mult
ca sigur vom avea și o propunere la funcția de viceprimar (n. red. la Tîrgu-Mureș), pe cineva
care va aduce un suflu nou. Cine spune în momentul de față că a fost o relație într-adevăr de
colaborare cu PD-L la nivel local, nu spune adevărul. În acești ani, chiar dacă am încercat să
avem o relație de colaborare, după părerea mea au fost foarte multe probleme și până acum.
Eu am avut un punct de vedere foarte răspicat și până acum și nu mi-l schimb: nu numai la
Tîrgu-Mureș sau în județul Mureș, ci în mai multe județe din Transilvania, noi probabil vom
încerca să formăm o majoritate cu USL. În primul rând pentru că eu cred că în momentul de
față trebuie să vedem cum schimbăm fața Tîrgu-Mureșului, chiar printr-un Consiliu Local care
să demonstreze că poate să schimbe ceva în acest oraș în bine. Dacă vorbim de țară, în multe
județe și până acum au fost unele relații care duceau spre PNL sau PSD, fără a impune asta
de la nivel central”. Direcția este cu atât mai limpede cu cât astfel de colaborări se întâmplă
deja în județe ca Bihor, Sălaj sau Satu-Mare, unde UDMR are poziții bine consolidate.

Cătălin Hegheș

1.6.74 Se dă startul demisiilor la deconcentrate (2012-06-18 06:31)

Vineri, Teodor Giurgea a solicitat eliberarea sa din funcţia de director al ABA, (Administraţia
Bazinală a Apelor) Mureş. Practic, va mai conduce destinele societăţii 30 de zile de la
depunerea cererii. În cererea adresată ANAR, Giurgea solicită ocuparea unei funcţii adecvate
pregătirii sale în cadrul SGA Mureş. Conform surselor noastre se pare că va ocupa funcţia de
inginer-şef şi va răspunde de parcul auto şi utilaje din cadrul instituţiei, ceea ce nu e puţin
lucru atunci când ne gândim că este vorba de un parc cu peste 400 de maşini de mare tonaj
şi poate la fel de multe utilaje.

Cu toate că Mihail Antonie şi-a depus CV-ul pentru directoratul la Ape (şi se pare că e interesat
şi Andrei Moscviciov), cei din USL ar putea încerca varianta tehnocratului, un profesionist
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apropiat de PSD, dar care nu a fost înregimentat politic, şi anume Nicolae Bărbieru, actual-
mente director SGA Mureş. Se încearcă prin acest demers ca funcţia de director la ABA Mureş
să fie oarecum depolitizată. Interesant este faptul că, fostul director ANAR, Dávid Csaba, a
fost „ salvat” de USL-işti şi numit în funcţia de director tehnic la ABA Mureş, în locul colegului
său din UDMR, Orbán Levente, care la ora actuală are de dat o serie de explicaţii la DNA.

Se pare că este vorba de o recompensă a PSD pentru că, în perioada ministrului Borbély, via
Dávid Csaba, sponsorul principal al PSD, Ioan Ciocan a beneficiat de la ANAR de contracte în
valoare de 50 de milioane de euro. Tot vineri, Teodor Giurgea şi-a înaintat demisia din funcţia
de prşedinte al PD-L Ungheni, motivând rezultatele slabe obţinute în alegeri, „pentru care îmi
asum întreaga vină”, a mai declarat Giurgea.

Marius Libeg

1.6.75 Jocul negocierilor (2012-06-18 06:37)

Alegerile au trecut, campania electorală e aproape o amintire, iar reprezentanţii partidelor
negociază de zor pentru votul politic din consiliile locale – unde e cazul – şi în consiliul judeţean
pentru formarea majorităţilor. Până acum, doar UDMR a avut o discuţie preliminară pentru a
stabili cu cine se aliază. Întrunirea s-a desfăşurat cu uşile închise.

Aşa cum am anunţat în numărul trecut al săptămânalului Punctul, în Consiliul Local Tîrgu-
Mureş, UDMR îşi păstrează primul loc după numărul de mandate – 10 şi vine cu o garnitură de
noi aleşi. Ne gândim aici la directorul radio GaGa Nagy István, fostul director al Administraţiei
Domeniului Public, Józsa Tibor, avocatul Karácsony-Erdei Etel, medicul cardiolog prof. dr.
Kikeli Pál, directorul Muzeului Judeţean Soós Zoltán şi profesorul Haller Béla.

De asemenea, pentru Gombos Csaba este un transfer de la Consiliul Judeţean Mureş la cel

Local. Din vechea gardă au rămas prof. dr. Benedek István, Bakos Levente şi Törzsök Sándor.

Alianţa pentru Mureş, beneficiind de locomotiva Dorin Florea, primarul municipiului, a reuşit

să îşi păstreze locul al doilea în CL şi să piardă doar un singur consilier local, obţinând şapte

mandate. Singurele noutăţi de pe lista ApMS sunt UNPR-istul Claudiu Puiac, medic de profesie,

respectiv fiul şefului Oficiului Judeţean pentru Protecţia Consumatorului, Radu Todoran, de

asemenea medic. În rest, ApMS va defila cu aceiaşi consilieri: viceprimarul Claudiu Maior,

purtătorul de cuvânt al PD-L Ioana Roman, inspectorul şcolar general Dumitru Matei, omul de

afaceri Ioan Fărcaş, patron de cafenea şi cluburi, şi medicul veterinar Lucian Gujan.
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Izbânda USL

Uniunea Social Liberală (USL) reuşeşte cel mai bun scor de după 1990, dar nu unul la care

se aşteptau. USL îşi propusese un număr de 8 mandate, dar a obţinut doar 6. Pe listă se

regăsesc Cornel Brişcaru, preşedintele interimar al PSD Mureş, Ionela Ciotlăuş, preşedintele

PNL Tîrgu-Mureş, medicul Dragoş Popa, lider al PSD Tîrgu-Mureş, profesorul Sebastian Pui,

notarul public Olimpiu Sabău Pop şi omul de afaceri Lucian Loghin, în situaţia în care Niculae

Havrileţ care a acceptat funcţia de preşedinte al Autorităţii de Reglementare în Domeniul

Energiei va renunţa la mandat. Cu toate că Dávid Csaba, spre exemplu, era şi şeful Autorităţii

Naţionale Apele Române şi consilier local. Iarăşi este interesant de văzut pentru ce mandat va

opta Dragoş Popa care a obţinut şi mandatul de consilier judeţean. Dacă va accepta mandatul

de consilier judeţean atunci în CL Tîrgu-Mureş, USL va fi reprezentată şi de către asistentul univ.

şi medic Dan Ştefan Sîmpălean. Bineînţeles, lista USL ar mai putea suferi modificări, în situaţia

în care o parte din cei mai amintiţi mai sus ar accepta o funcţie în serviciile deconcentrate sau

la nivel central, ceea ce i-ar elimina de pe lista de aleşi locali pentru incompatibilitate. Aspect

valabil şi la Consiliul Judeţean pentru lista USL.

Cine cu cine?

De pe poziţia de primă clasată, oricine s-ar aştepta ca UDMR să dea tonul formării majorităţii.
Totuşi, în Consiliul Local Tîrgu-Mureş sunt trei variante posibile: UDMR cu Uniunea Social
Liberală, UDMR cu Alianţa pentru Mureş, respectiv ApMS cu USL. Cu oricine s-ar alia UDMR ar
avea majoritate calificată şi, cu siguranţă, ar avea un viceprimar. Echipele care s-ar putea
forma ar fi: Jozsa Tibor – Claudiu Maior sau chiar un al doilea UDMR, spre exemplu Bakos
Levente, varianta UDMR – ApMS sau Jozsa Tibor – Cornel Brişcaru, varianta UDMR – USL.
Puternic contestat, cel din urmă, vine cu cel mai bun scor obţinut de un candidat român la
Primăria Tîrgu-Mureş, după eşecurile răsunătoare ale lui Teodor Giurgea, pe atunci PNL, actual
PD-L, din 2004, şi al lui Marius Ichim, tot PNL, în 2008.

În ciuda scorului slab, Marius Ichim a obţinut temporar fotoliul de viceprimar al municipiului
Tîrgu-Mureş. Aşa că varianta Brişcaru rămâne una valabilă, atâta vreme cât şi şeful orga-
nizaţiei municipale, Dragoş Popa, a anunţat public sprijinul pentru candidatura lui Brişcaru.
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Liderul interimar al PSD Mureş ar putea să nu fie acceptat doar dacă în PSD vor avea loc
mişcările de trupe deja speculate, potrivit cărora deputatul Vasile Gliga ar putea fi numit la
şefia organizaţiei judeţene. Acesta însă are de lămurit care a fost poziţia sa în bătălia pentru
Reghin şi în ce relaţii este cu liderul PDL Mureş, Dorin Florea. De asemenea, nu trebuie să
uităm că falanga liberală din USL ar putea veni cu propria propunere şi aceasta ar putea fi
Ionela Ciotlăuş.

O a treia alianţă posibilă, deşi dificil de anticipat, este cea dintre ApMS şi USL: Majoritatea

în CL ar fi una fragilă dacă s-ar constitui. În al doilea rând, reprezentanţii celor două partide

ar trebui să şteargă cu buretele luni bune când s-au contrat, s-au ameninţat, şi-au aruncat

vorbe urâte etc. În această situaţie, vedem posibil un tandem Claudiu Maior şi orice USL-ist cu

excepţia lui Cornel Brişcaru, care nu credem că ar fi acceptat de către Dorin Florea.

Dedesubturi

În constituirea majorităţilor va fi importantă şi direcţia pe care o dă centrul. Spre exemplu,
USL are un mandat de a nu negocia cu PD-L. Liderul PSD Tîrgu-Mureş, Dragoş Popa, a spus-o
clar, iar dacă se ţine cont de poziţia sa, USL – ApMS se anunţă o alianţă imposibilă. UDMR
Mureş a ieşit şifonată după locale la Tîrgu-Mureş, iar senatorul Frunda György, candidatul
uniunii la fotoliul de primar al municipiului, a avut o reacţie foarte dură faţă de alegerea
lui Florea pentru al patrulea mandat. Dacă mai contează cuvântul lui Frunda în UDMR,
atunci ne este dificil să întrevedem o alianţă cu ApMS. Dacă, dimpotrivă, frâiele au fost
preluate de eşalonul al doilea, atunci orice variantă este posibilă. Momentan, deşi UDMR a
avut o întâlnire de taină vineri seara, nu a transpirat nimic din culise. În schimb, PD-L e în
cea mai fericită poziţie, poate negocia cu oricine, doar să fie continuate proiectele municip-
iului, potrivit declaraţiei deputatului DoruOprişcan, liderul democrat-liberalilor târgumureşeni.

În toată această ecuaţie e interesant şi un alt aspect. USL a mers pe un discurs naţionalist
tocmai pentru a minimiza şansele UDMR de a mai prinde acelaşi număr de voturi, prin mobi-
lizarea la urne a populaţiei româneşti. Totuşi, campania USL în contra UDMR nu a fost la fel
de murdară şi intolerabilă decât a ApMS împotriva vârfurilor de lance ale USL – Ciprian Dobre,
noul preşedinte al CJ Mureş ce îşi aşteaptă învestirea în funcţie, respectiv Cornel Brişcaru,
candidatul la Primăria Tîrgu-Mureş, care, în ciuda unei blocade informaţionale orchestrată de
ApMS a obţinut 8,35 % din sufragii.

De asemenea, trebuie ţinut cont de ceea ce s-ar putea întâmpla ca din octombrie – noiembrie,

USL să domine alegerile parlamentare, deci să deţină guvernarea, iar alianţele locale să fie

potrivnice trendului naţional. Izolare şi subfinanţare în opinia noastră.
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Aleşii judeţeni

În Consiliul Judeţean, pentru prima dată, UDMR nu mai deţine majoritatea. Dacă luăm în calcul
că USL are 13 mandate, la fel ca şi UDMR, dar deţine şi funcţia de preşedinte al Consiliului
Judeţean, prin deputatul liberal Ciprian Dobre, ex-prefect şi ex-vicepreşedinte al CJ Mureş, am
spune că primii au câştigat alegerile locale pentru CJ. USL îi trimite în forul deliberativ judeţean
pe următorii: conf. univ. dr Horaţiu Suciu, Dragoş Popa, liderul social-democraţilor mureşeni,
vicepreşedintele CJ Mureş şi vicepreşedinte al liberalilor mureşeni, Cristian Chirteş, profesorul
Ştefan Someşan, prim-vicepreşedintele PC Mureş, Dinu Socotar, managerul Ştefan Mihail An-
tonie, consilierii judeţeni Akos Mora şi Vasile Boloş, fostul prefect, Felicia Pop, directorul Teodor
Mircea Pop, consilierul judeţean Eugen Bândea, administratorul Ovidiu Dancu şi managerul
Ovidiu Butuc. În funcţie de opţiunea lui Dragoş Popa, în CJ s-ar putea regăsi şi Ioan Florin Gliga.

UDMR îi va avea ca reprezentanţi pe preşedintele în funcţie al CJ Mureş, Lokodi Edita-Emőke,
vicepreşedintele CJ Mureş, Szabó Árpád, directorul Teatrului Naţional Gáspárik Attila, consilierii
judeţeni Balogh József şi Csép Éva Andrea, biologul Kelemen Atilla-Márton, consilierul judeţean
Ilyés-Tóth Sándor, consilierul local Mózes Levente, consilierul judeţean Pokorny László, avo-
catul Szász Izolda, consilierii judeţeni Erős Csaba, Tatár Béla şi Bán Mózes.

Alianţa pentru Mureş va fi reprezentată de un alt fost prefect, Marius Paşcan, viceprimarul
Claudiu Maior, care probabil că va rămâne la municipiu, primarul oraşului Luduş Florin Urcan,
care şi-a pierdut însă mandatul, senatorul UNPR, Cornel Grosu, care va trebui să opteze pentru
mandatul de parlamentar în 60 de zile de la alegerea sa în CJ, prim-vicepreşedintele UNPR,
Cristian Georgescu, consilierul judeţean Vasile Filimon.

În aceste condiţii, dacă Maior şi/sau Corneliu Grosu se retrag ar putea intra în CJ şi fostul

şef al Autorităţii Rutiere Române, Florin Meluş Coman, respectiv consilierul local Ana Maria

Georgescu, şefa Departamentului Învăţământ la Distanţă din cadrul Universităţii Petru Maior.

CJ va fi întregit cu doi reprezentanţi ai Partidului Poporului-Dan Diaconescu. În premieră,

această formaţiune politică participă la alegerile locale şi reuşeşte să obţină două mandate.

Primii pe lista PP-DD ar fi avocatul Ion Stoica şi administratorul Septimiu Curticăpean. Augustin

Fărcaş plasat pe poziţia a doua pe lista CJ a fost exclus din partid după ce s-a retras din cursa

pentru preşedinţia CJ Mureş. Sau cel puţin aşa a sunat comunicatul PP-DD de la vremea

respectivă.

Negocieri, negocieri
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Respectând logica arătată mai sus, alianţele care s-ar putea forma în CJ ar fi USL – UDMR,
USL – ApMS, UDMR – ApMS. În prima variantă, duo-ul posibil ar fi Cristian Chirteş – Lokodi
Edita. USL – ApMS i-ar trimite pe Cristian Chirteş şi Marius Paşcan sau chiar Cristian
Georgescu. UDMR – ApMS ar merge pe variantele Lokodi Edita Emoke, respectiv Marius
Paşcan sau chiar Cristian Georgescu. În această ecuaţie nu trebuie să uităm în ce condiţii
s-a retras candidatul PP-DD, partid care s-ar putea atunci să conteze în stabilirea majorităţilor.

Cele enunţate mai sus nu le mai repetăm deoarece se aplică şi la judeţ. Totuşi am face câteva
observaţii. Ne este dificil să credem că noul preşedinte al CJ Mureş, Ciprian Dobre, s-ar alia
cu Marius Paşcan şi, implicit, cu ApMS. De asemenea, Lokodi Edita, care a declarat deja că
vizează postul de vicepreşedinte, e ca şi cum ar recunoaşte că ar putea colabora cu Ciprian
Dobre şi că a dat deja uitării şicanările din campanie. Ar fi doar o inversare a situaţiei din 2008
când Lokodi a câştigat, iar Ciprian Dobre a fost pentru câteva luni vicepreşedinte al CJ Mureş,
înainte să câştige uninominal mandatul de deputat.

Nu ştim ce sentimente nutreşte Lokodi Edita şi, mai ales, conducerea UDMR faţă de Marius
Paşcan şi ApMS şi cât de posibilă ar fi o alianţă între cele două formaţiuni politice. În plus,
ceea ce nu am arătat mai sus, dar e important pentru configuraţia majorităţii din CJ, dar şi
din CL, dacă ApMS – alianţă electorală – va merge mai departe în această formulă sau fiecare
partid ce o compune va avea un mandat propriu. Ne gândim, în special, la UNPR care are
doi consilieri judeţeni, iar la nivel naţional coabitează cu USL. Astfel, s-ar mai putea forma o
majoritate USL – UNPR – PP-DD. Ceea ce nu este de neglijat. Iar în această situaţie, oricare
din cele două formaţiuni ar putea condiţiona formarea majorităţii de obţinerea unui post de
vicepreşedinte. Săptămânile următoare ne vor arăta însă cât de mult am anticipat ceea ce
s-ar putea întâmpla în cele două consilii.

O altă informaţie, la bursa zvonurilor, este ca viceprimarul Claudiu Maior să fie noul city-
manager sau administrator public – denumirea legală – al municipiului Tîrgu-Mureş. Ceea ce ar
însemna să fie oarecum mâna dreaptă a primarului – administratorul public putând fi delegat
ca ordonator principal de credite-, chiar dacă va trebui să susţină un concurs. Deoarece legea
286 din 2006 nu este foarte precisă asupra acestui aspect, nu ne este clar dacă Maior ar
rămâne şi consilier local.

Ligia Voro

1.6.76 Balanța alegerilor: Electoratul a sancționat! (2012-06-18 06:48)

Alegerile 2012 au dat peste cap multe din calculele candidaților la funcțiile scoase la

bătaie: primari, consilieri și președinte de CJ. La o simplă analiză putem observa că cele care
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au suferit cel mai mult sunt partidele care au fost în ultimii patru ani la Putere: UDMR și PD-L,

semn că, în sfârșit, electoratul a sancționat. UDMR a pierdut, pe lângă orașe importante, și

șefia Consiliului Județean, iar în ceea ce privește PD-L, intrată în cursă sub o altă „față” (ApMS)

putem observa că rare sunt cazurile în care funcția de primar este „susținută” de Consiliul

local. Astfel, partidul care și-a propulsat candidatul în fotoliul de edil nu a reușit să întrunească

voturile necesare pentru a fi majoritar în CL. Totuși dacă la PD-L situația este neplăcută, UDMR

are susținere (acolo unde și-a înaintat un primar) și în CL, iar în județul Mureș sunt cazuri

în care Uniunea a avut 100 % din voturi atât la alegerile pentru primărie, cât și la lista de

consilieri. Dar cum arată balanța alegerilor și cine cântărește mai mult citiți mai jos…

Cu 45 de funcţii de primar…

…obținute în judeţ, din totalul de 102, Uniunea Social Liberală a câștigat, practic, alegerile

locale din județul Mureș. UDMR a obţinut doar 38 de primării, în vreme ce Alianța pentru

Mureș are numai 10 primari în urma scrutinului de duminică, cel mai important fiind Dorin

Florea, la Tîrgu-Mureș. Practic, în afară de orașul reședință de județ, USL a obţinut majoritatea

primăriilor de oraşe şi municipii mureșene, precum Reghin, Sighişoara, Târnăveni, Luduş,

Sărmaşu şi Ungheni, excepție făcând primăriile Sovata, Miercurea Nirajului şi Sîngeorgiu de

Pădure.

UDMR, cei mai mulți consilieri

Din punctul de vedere al mandatelor de consilieri, UDMR a obţinut cele mai multe din tot

judeţul Mureş (421), pe locul secund clasându-se USL (384) şi pe trei, Alianța pentru Mureș

(122 de mandate).Dacă la alegerile locale din 2008 prezenţa la vot a fost, la închiderea urnelor,

de 49,38 % din populaţia cu drept de vot, la alegerile din 10 iunie 2012 s-au prezentat peste

58 % din numărul total de alegători înscriși pe listele permanente: 57,37 % în mediul urban

şi 60,20 % în mediul rural. Mai exact, 245.803 de mureșeni din cei 485.322 înscriși pe lista
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permanentă cu drept de vot s-au prezentat duminică la urne. Deci mureșenii s-au prezentat la

vot peste media națională, aceasta fiind de 56,39 % din cetăţenii înscrişi pe listele electorale.

Reședința de județ

În Tîrgu-Mureș, din cei 128.928 de cetățeni înscriși pe liste cu drept de vot 78.715 alegători

s-au prezentat duminică la alegeri. 38.757 l-au votat pe Dorin Florea și 28.837 au pus ștampila

pe György Frunda. Cornel Brișcaru (USL) a obținut 6.463 de voturi, Smaranda Enache 2.038

de voturi, iar candidatul PCM Benedek Imre: 1.298. Astfel, Dorin Florea, candidatul Alianței

pentru Mureș, a obținut 50,8 % din voturi, reînnoindu-și mandatul. În schimb, la Consiliul Local

Tîrgu-Mureș, întâietate are UDMR. Uniunea a obținut 10 consilieri locali, ApMS 7 consilieri și

USL 6 consilieri. Procentual, Consiliul Local Tîrgu-Mureș va fi alcătuit din: UDMR- 43,47 %,

ApMS- 30,43 % și USL- 26,08 %.

Orașe – primari realeși

În județul Mureș există în total cinci orașe în care foștii primari au primit din nou girul populației

pentru un nou mandat. Astfel, la Sighișoara, învingător în alegerile din acest an este primarul

Ioan Dorin Dăneșan, candidatul USL, care a obținut 36,48 % dintre voturile sighișorenilor.

Dăneșan se va bucura și de un Consiliu Local prietenos, USL având 8 mandate de consilier,

în timp ce ApMS doar 4, iar celelalte partide mai puține. La Iernut, primarul Ioan Nicoară de

la USL își păstrează funcția după ce a obținut 42,01 % din voturi. USL domină și în Consiliul

Local, cu 6 mandate, urmat de Partidul Noua Generație Creștin Democrat, cu 3 mandate. Și

Sovata își păstrează vechiul primar. Este vorba despre Péter Ferenc (UDMR), care a obținut

cel mai bun procentaj dintre toți candidații mureșeni de la orașe - 78,20 %. Desigur, la Sovata

și Consiliul Local este dominat de UDMR, Uniunea având 11 consilieri din 15. Orașul Sărmașu

își menține primarul: Ioan Mocean (USL) a obținut 66,79 % din voturi. Consiliul Local este

dominat tot de USL, cu 7 din 15 mandate.
©2024 www.punctul.ro 843



BlogBook 1.6. JUNE

Orașe – primari noi

În total, județul Mureș are șase noi primari de orașe. Astfel, Reghinul are un nou primar în

persoana fostului viceprimar, Maria Precup. Aceasta a obținut șefia orașului, candidând din

partea USL, și l-a detronat pe fostul primar UDMR, Nagy András, cu 47,48 % dintre voturi.

Consiliul Local reghinean este unul favorabil primăriței, USL având cei mai mulți consilieri (10

din 19). Și municipiul Tîrnăveni are un nou primar, din partea USL - Nicolae Sorin Megheșan,

câștigător cu 47,78 % din voturi. Fostul primar, Matei Alexandru Adrian (ApMS), a obținut cu

aproximativ 14 procente mai puțin. Consiliul Local este dominat tot de USL, cu 10 mandate

dintr-un total de 19. La Luduș, noul primar este Ioan Cristian Moldovan (USL), care a obținut

49,77 % dintre voturile ludușenilor, pe locul doi ieșind fostul primar, Urcan Ionaş Florin (ApMS),

cu 46,48 %. USL deține cele mai multe mandate de consilier local (8 din 17), pe locul doi

clasându-se ApMS (cu 6 mandate de consilier). Și la Ungheni fostul viceprimar a devenit

primar. Este vorba despre candidatul USL, Prodan Victor, câștigător cu 56,85 % din voturi

în fața fostului lui Covrig Ioan (PD-L). În orașul Miercurea Nirajului, UDMR a propus un nou

candidat în persoana fostului viceprimar Tóth Sándor, acesta devenind primar cu 75,32 % din

voturi. Deci, UDMR își păstrează șefia orașului, fiindcă fostul primar, Dászkel László, era tot

de la UDMR. La Consiliul Local, UDMR deține, la fel ca și în Sovata, 11 din 15 mandate de

consilieri. La Sîngeorgiu de Pădure, Csibi Attila-Zoltán a devenit primar din partea UDMR, cu

48,51 % din voturi, foarte aproape de candidatul USL, acesta obținând 45,33 %. Fostul primar

era tot din UDMR: Tar András. Consiliul Local este unul favorabil, dominat de UDMR (9 din 15

mandate).

35 de primari UDMR în zona rurală

Uniunea Democrată Maghiară din România are la nivelul judeţului Mureş 37 de primari. Astfel,

la Acățari, a fost reales primar Ostváth Csaba din partea UDMR, cu 84,24 % din voturi, Consiliul
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Local fiind dominat tot de Uniune, cu 11 din 13 mandate. În Adămuș, Sipos József (UDMR) și-a

menținut funcția de primar, obținând 48,57 %. În Consiliul Local pe primul loc e tot UDMR, cu

5 din 15 mandate. Alunișul are un nou primar în persoana lui Kristóf József Loránt (UDMR),

câștigător cu 80,71 %. Consiliul Local îi este favorabil, UDMR deținând 10 din 13 mandate. La

Bălăușeri, primarul Sagyebo Istvan a fost reales cu 49,57 % din voturi. UDMR domină și în

Consiliul local cu 7 din 13 mandate. La Bereni a câștigat fostul viceprimar Benedekfi Csaba

(UDMR), acesta obținând 71.62 % din voturi. UDMR deține 6 din 9 mandate în CL. În Bichiș,

oamenii au ales un nou primar: Mihály Ferencz - Attila (UDMR) – 58,72 % din voturi. CL este

dominat de UDMR cu 5 din 9 mandate. La Bogata Barta László şi-a reînnoit mandatul cu 68,52

% din voturi. Şi în CL UDMR deţine supremaţia cu 4 mandate din 11. La Brâncoveneşti este

reales Őrdög Ferencz cu 80,15 % din voturi. La CL, Uniunea deţine 8 din 13 mandate. La

Ceuaşu de Câmpie domină tot UDMR, cu Szabó József Levente reales ca primar cu 72,43 %

din voturi şi 9 din 15 mandate de consilier. Şi la Chibed s-a păstrat primarul UDMR - Dósa

Sándor cu 75,83 % din voturi. Consiliul Local e dominat de UDMR cu 7 mandate dintr-un total

de 11. În Corunca puterea a fost preluată de fostul viceprimar Takacs Olga, care a obţinut

49,32 % din voturi. În CL, UDMR are 6 din 11 mandate. La Crăciuneşti situaţia e clară. Fostul

primar UDMR, Ferenczi György a fost reales cu 100 % din voturi, fiind unic candidat. Aceeaşi

situaţie de dominare totală a UDMR o întâlnim şi în CL. Eremitu are un nou primar în persoana

lui Magyari Péter, care a obţinut 57,85 % din voturi. UDMR are 9 mandate din 13 în CL. În

Ernei Jánosi Ferenc a fost reales ca primar cu 88,03 %. În Consiliul Local, Uniunea deţine 14

din 15 mandate. Şi la Fântânele este un nou primar, ales cu 74,44 % din voturi - Varga József.

CL îi este favorabil, UDMR deţinând 10 din 13 mandate. În Găleşti Karácsony Károly a obţinut

un nou mandate cu 79,62 % din voturi, iar CL este dominat tot de UDMR cu 8 mandate din

11. În Găneşti a devenit primar fostul viceprimar Balog Elemér, cu 81,20 % din voturi. CL

este dominat tot de UDMR cu 11 mandate de consilier din 13. Gheorghe Doja este tot în

mâna UDMR, cu Iszlai Tibor reales ca primar (58,96 % din voturi) şi cu un CL dominat de cei

6 consilieri UDMR. La Glodeni primarul Kozma Barna a fost reales cu 91,83 % din voturi, iar

la CL, UDMR are 11 mandate din 13. La Hodoşa primarul oraşului este Barabási Ottó, care a

obţinut 73,16 % din voturi, iar în CL Uniunea domină de asemenea, având 9 consilieri locali.

La Mădăraş primar este Dávid Gyula-Árpád, care a obţinut 68 % din voturi, dominând şi la CL,

unde are 11 consilieri locali. Măgherani: primar reales este Kacsó Antal cu 72 % din voturi şi
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7 consilieri locali, majoritari. Mica: Szekely Ladislau cu 58 % din voturi, Uniunea domină şi în

CL cu 8 consilieri locali. La Neaua câştigătorul alegerilor este Veress Grigore Dominic cu 100

% din voturi, el fiind singurul candidat, dominând bineînţeles şi în CL cu 9 consilieri din 9.

În Papiu Ilarian, Varo Levente a obţinut 49 % din voturi şi 9 consilieri, majoritari. În Pănet,

Barta Mihály a câştigat alegerile cu 72 % din voturi, iar Uniunea domină în CL, având 15

consilieri. Păsăreni: Turbak Zoltan a obţinut 55,94 % din voturi, iar în CL UDMR este majoritar

cu 8 consilieri locali. Şi la Sărăţeni UDMR a obţinut 100 % din voturi, prin primarul Madaras

Arpad, dominând bineînţeles şi CL. La Sîngeorgiu de Mureş UDMR a obţinut 88 % din voturi

prin persoana lui Sófalvi Sándor Szabolcs, având de asemenea majoritatea în CL- 8 consilieri.

În Sânpaul- primar a fost ales Simon István cu 61 % din voturi, iar CL domină cu 7 consilieri.

În Sântana a învins Raduly Gheorghe cu 43 % din voturi şi cu 7 consilieri locali. În Suplac

UDMR a câştigat prin persoana lui Szakács Béla cu 69,66 % din voturi, iar în CL Uniunea are 6

consilieri.

La Vărgata, Balogh István a obţinut 74 % din voturi, câştigând alegerile, iar CL este favorabil

UDMR cu 7 consilieri. La Veţca a câştigat UDMR-istul Pál Fekete cu 100 % din voturi, fiind

singurul candidat, iar CL este majoritar având 9 consilieri din 9.

USL - primării cu năbădăi

Electoratul din Apold a fost nevoit să cugete bine înainte de a-şi alege primarul, asta deoarece

apoldenii au rămas de două ori fără primar, după ce edilul, Sorin Bizo a primit o condamnare

de un an de închisoare cu suspendare pentru mărturie mincinoasă. Bizo a fost ales în funcția

de primar în martie 2011, după ce Nicolae Colceriu, din partea PSD, ales primar în 2008, a fost

demis din funcție fiind condamnat la închisoare cu suspendare pentru ca a pretins mita de 600

de lei de la un coșar pentru a întreține coșurile de fum de la școli. Soluția dată de Curtea de

Apel Tîrgu-Mureș a fost dată în 15 noiembrie, Bizo fiind găsit vinovat de mărturie mincinoasă

într-un dosar. Bizo a câștigat fotoliul de primar al comunei Apold în al doilea tur de scrutin,

fiind candidatul ACD și contracandidatul democrat liberalului Emil Todoran. În acest an, Toth

Ioan, din partea USL, a câştigat cu 47 % din voturi, iar în CL Uniunea Social-Liberală are
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majoritatea, având 6 consilieri locali. În Band povestea este mai curioasă. Candidatul USL la

Primăria Band, cantautorul Mircea Rus a câștigat al treilea mandat consecutiv. Electoratul i-a

dat și de această dată votul de încredere, deși a fost trimis în judecată pentru abuz în serviciu

în luna mai a acestui an. Edilul a fost trimis în judecată de procurori ai Parchetului de pe

lângă Tribunalul Mureş pentru săvârşirea a 13 infracţiuni de abuz în serviciu contra intereselor

publice. În probatoriul administrat în cauză se arată că „inculpatul Rus Mircea, în calitate de

primar al comunei Band, şi inculpatul Rus Adrian Valeriu, în calitate de angajat al Primăriei

comunei Band ca şi referent achiziţii publice, şi-au îndeplinit în mod defectuos atribuţiile de

serviciu, cauzând prin aceasta prejudicii instituţiei publice, totodată obţinând pentru sine şi

pentru altul de avantaje patrimoniale". Potrivit procurorilor, inculpatul Mircea Rus, în calitate

de primar, ar fi încheiat – în cursul anului 2009 - 4 contracte cu persoane juridice, fără

respectarea procedurilor legale, prin îndeplinirea defectuoasă a atribuţiilor sale de serviciu,

producând un prejudiciu de peste 300.000 de lei. Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureş

a dispus reţinerea preventivă pe timp de 24 de ore, în data de 14 februarie, a inculpaţilor.

Tribunalul Mureș a respins propunerea de arestare preventivă, dispunând însă faţă de aceştia

măsura obligării de a nu părăsi localitatea. Această măsură a fost luată în urma investigaţiilor

efectuate, dar şi a unor percheziţii făcute la data de 13 februarie, la domiciliul inculpaţilor,

la sediul Primăriei şi la sediul societăţii respective. Mircea Rus este ceea ce se poate numi

oportunist. A fost membru PD, apoi a cochetat cu cei din PSD, perioadă în care a fost ales

pentru prima oară primar. Pentru al doilea mandat a candidat din partea PNL, partid cu care a

și câștigat. Pentru al treilea mandat, Rus a candidat din partea USL. În Band Consiliul Local ce

reprezintă USL are de asemenea majoritate, având 6 consilieri locali.

USL: 38 de primari…„rurali”

La nivel rural, Uniunea Social Liberală are 38 de primari. Astfel, luându-i în ordine alfabetică,
la Albeşti USL a ieşit învingător prin persoana lui Şovrea Nicolae, care a obţinut 68 % din
voturi, iar USL este majoritar şi în CL cu 8 consilieri locali. În Aţintiş, Halmágyi Zoltán a câştigat
obţinând 34 % din voturi, dar în CL USL pierde având doar 3 consilieri, în timp ce aici domină
UDMR cu 4. La Batoş, USL a câştigat prin Cotoi Dumitru, care a obţinut 85 % din voturi, iar în
CL, USL este de asemenea majoritar, având 7 consilieri. La Băgaciu a câştigat Ioan Aldea cu
49 % din voturi, USL fiind majoritar şi în CL cu 4 consilieri locali. În Băla, USL a câştigat prin
Mariana Vlad (56 % din voturi), fiind susţinută de 5 consilieri, care sunt majoritari. În Beica
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de Jos, Maria Moldovan a obţinut 49 % din voturi şi au fost aleşi 5 consilieri social-liberali,
aceştia fiind majoritari. La Breaza, Gheorghe Chira a obţinut 60 % din voturi, iar în CL USL este
majoritar cu 6 consilieri locali. În Coroi Sânmărtin, USL a câştigat prin Dumitru Aldea, care a
obţinut 52 % din voturi, iar USL are majoritatea în CL prin cei 9 consilieri locali. În Cozma a
câştigat funcţia de primar Petru Ormenişan, cu 62 % din voturi, iar aici tot USL este majoritar şi
în CL - 9 consilieri. Vasile Vereş de la USL este primar în Crăieşti, el a obţinut 61,49 %din voturi,
iar în CL are 5 consilieri (majoritate). În Cristeşti a fost ales pentru al treilea mandat Ioan
Sânpălean cu 24 % din voturi, la foarte mică distanță de PCM şi PPDD. În CL, USL pierde, având
doar 3 consilieri, fiind devansat de UDMR cu 5 consilieri. USL l-a propulsat în funcţia de primar
la Cucerdea pe Ioan Oltean care a obţinut 56 % din voturi, iar în CL tot USL este majoritar,
având 6 consilieri. La Cuci a câştigat Vasile Şuta cu 59 % din voturi, iar în CL este ajutat de 6
consilieri locali. La Fărăgău a câştigat Ioan Milăşan cu 64 % din voturi, iar în CL este ajutat de
6 consilieri locali. În Grebenişu de Câmpie, Emil Mătea de la USL a obţinut 100 % din voturi,
având bineînţeles şi Consiliul de partea sa. La Gurghiu, Laurenţiu Dumitru Boar a obţinut de
asemenea 100 % din voturi, iar în CL nici nu poate fi vorba de concurenţă. La Ibăneşti, Dan
Vasile Dumitru a obţinut 58 % din voturi, iar în CL USL are 9 consilieri, majoritari. La Ideciu
de Jos a câştigat Emanoil Cornea cu 72 % din voturi, iar în CL este ajutat de majoritatea
consilierilor, 5. La Livezeni a câştigat Vasile Tătar cu 34 % din voturi, iar în CL, USL a obţinut
doar 3 consilieri, fiind devansată de UDMR cu 4. În Lunca, USL a obţinut 75 % din voturi prin
primarul Teodor Vultur, iar în CL sunt 7 consilieri. În Miheşu de Câmpie Petru Fărăgău a obţinut
42 % din voturi, având 4 consilieri locali, la egalitate cu PD-L. În Nadeş, Uniunea Social Liberală
a câştigat prin Ivan Laszlo Erhardt, cu 73 % din voturi şi 5 consilieri locali, majoritari. La Ruşii
Munţi, Bălan Ilie Chiş a obţinut 100 % din voturi, USL fiind bineînţeles majoritar şi în CL, 6
consilieri. În Sîncraiul de Mureş cu 62 % din voturi a câştigat Remus Sângeorzan, iar în CL USL
are majoritatea, 6 consilieri. La Sânger a câştigat funcţia de primar social-liberalul Alexandru
Măgheran cu 56 % din voturi, iar în CL acesta e susţinut de majoritatea consilierilor, 5. La
Sânpetru de Câmpie a câştigat Canceu Matei cu 525 din voturi, iar în CL acesta e susţinut de
4 consilieri locali. În Solovăstru a câştigat Alexandru Matei cu 485 din voturi, iar în CL USL e
susţinut de 5 consilieri majoritari. La Stânceni Dinu Ciobotă a câştigat devastator cu 83 % din
voturi, iar în CL USL este majoritar cu 6 consilieri. În Şăulia a câştigat social liberalul Grigore
Vancea Dorel cu 44 % din voturi, USL fiind majoritar şi în CL cu 5 consilieri. În Şincai, Valer
Moldovan a câştigat cu 64 % din voturi, iar în CL USL este majoritar având 4 consilieri. În
Tăureni a câştigat Ovidiu Petru Oltean cu 100 % din voturi. La Valea Largă cu 60 % din voturi
a câştigat Beniamin Pădurean, USL fiind majoritar şi în CL. La Vătava Zaharie Şular a câştigat
Primăria cu 51 % din voturi, USL având de asemenea majoritatea în CL. La Vânători Vasile
Mihai Todoran a câştigat cu 30 % din voturi, dar USL nu este majoritar în CL, fiind la egalitate
cu ApMS şi UDMR, fiecare cu câte 3 consilieri. La Voivodeni Vasile Boer a întrunit 42 % din
voturi, fiind ajutat în CL de majoritatea consilierilor - 5. La Zau de Câmpie a câştigat Alexandru
Iurian cu 92 % din voturi, iar USL are în CL majoritatea, 10 consilieri. Alianța PD-L și câteva
primării ApMS a câştigat Primăria Bahnea prin Ioan Jors cu 46 % din voturi, iar în CL ApMS are
un mare minus, fiind devansată de UDMR şi USL cu câte 3 consilieri, ApMS întrunind doar doi
consilieri. La Cheţani Marius Cucerzean a dus ApMS pe lista învingătorilor întrunind un total
de 48 % de voturi, dar nici de data aceasta ApMS nu întruneşte majoritatea în CL, având 3
consilieri la egalitate cu UDMR. În Daneş, Nicolae Mosora de la PD-L, respectiv ApMS, a câştigat
alegerile cu 50,24 % dintre voturi, iar în CL ApMS are majoritate având 7 consilieri. La Deda
Lucreţia Cadar a obţinut un nou mandat, obţinând 48,99 % din voturi. ApMS este susţinută la
Deda de 4 consilieri, dar nu e majoritară, USL având 6 consilieri. La Hodac ApMS este susţinut
de Iacob Valentin Marin care a obţinut 46,12 % din voturi, iar în CL are 4 consilieri, deci nu
este majoritar. La Lunca Bradului ApMS a câştigat prin Petru Vultur care a întrunit 43,63 % din
voturi, fiind majoritar şi în CL cu 5 consilieri locali. La Râciu a câştigat Ioan Vasu de la ApMS cu
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72 % din voturi, iar în CL ApMS are 8 consilieri. La Pogăceaua, Viorel Şuteu a întrunit 65,92 %
din voturi pentru ApMS, având şi în CL majoritate având 7 consilieri. La Suseni Mircea Marius a
câştigat pentru ApMS cu 56,81 %din voturi, iar în CL are doar 3 consilieri, în timp ce USL are 4.
La Viişoara a câştigat Ovidiu Dorel Stoica de la PD-L, respectiv ApMS, cu 34 % din voturi, fiind
susţinut în CL de 3 consilieri, neîntrunind majoritatea. La Saschiz, Ovidiu Şoaita de la ApMS
este primar cu 64 % din voturi şi este susţinut în CL de 6 consilieri. Câte unul Partidul Maghiar
este susţinut la Chindari de un electorat de 60.55 % care l-a votat pe Zoltán Márton. În CL PM
are 8 consilieri locali, având deci majoritate. La Iclănzel a câştigat Partidul Verde prin Marinel
Bonţ care a obţinut 30,55 % din voturi, dar în CL, PD are acelaşi număr de consilieri ca şi PPDD
şi USL. În Ogra, Marin Palaghie a întrunit 39,75 % din voturi, ducând Partidul Noua Generaţie
Creştin Democrată în fruntea comunei. Dar când e vorba de CL, ApMS, UDMR, USL au acelaşi
număr de consilieri ca şi PNGD. La Petelea, Pădurean Sorin Pompei prin PRM a întrunit 71,75 %
din voturi, iar în CL majoritar este tot PRM, întrunind 6 consilieri locali. La Răstoliţa a câştigat
Ioan Marius Lirca, candidat Independent, iar în CL, UDMR, USL şi ApMS întrunesc câte doi
consilieri. La Zagăr Adrian Cornel Ţânţăreanu, candidat independent, şi-a adjudecat Primăria
întrunind 35,98 % din voturi, iar în CL majoritar este USL cu 4 consilieri. În Chiheru de Jos
Partidul România Mare a câştigat alegerile întrunind un total de 50,37 %din voturi, acesta este
susţinut de CL care are majoritate în CL, având 5 consilieri locali. Informațiile referitoare la
câștigătorii alegerilor ne-au fost furnizate de către Direcția Județeană de Statistică Mureș.

Vasile Dancea

1.6.77 Un nou câștigător la întrebarea săptămânii (2012-06-18 06:57)

Avem din nou o câștigătoare la întrebarea săptămânii trecute „Cine credeți că sunt marii
învingători și marii învinși ai alegerilor locale din județul Mureș și de ce?”. La această întrebare,
am premiat răspunsul dat de Oana Monica Susanu, care ne-a răspuns următoarele:

Nu există învingători sau învinși, ci doar oameni care au ales să voteze cu un anume
candidat. Eu cred că învingători sunt cei care fac ceva pentru oraș. Câștigul nu se
oglindește în numărul de voturi ci în ceea ce e dispus să facă un primar pentru oraș.
Degeaba câștigă alegerile dacă nu face nimic și candidează doar pentru a se numi
primar.
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1.6.78 Cupa României–Timișoreana adusă la Tîrgu-Mureș (2012-06-18 09:02)

Săptămâna trecută s-a organizat competiţia sub denumirea CUPA ROMÂNIEI–TIMIŞOREANA,
faza pe județ, care s-a jucat între echipele MSE08 Tîgu-Mureș și Avântul Miheșul de Câmpie.
Scorul a fost de 2 la 0, ambele goluri au fost marcate de Kallo Cătălin, în minutele 77, lovitură
de la 11 metri, respectiv în minutul 81.

Acesta este primul trofeu câștigat de echipa MSE08 Tîrgu-Mureș, care a fost fondată în urmă
cu 4 ani. Având în vedere acest lucru putem spune că 2012 este cel mai bun an de la înființare,
ținând cont și de faptul că în Campionatul Ligii a IV-a, echipa a fost clasată pe locul al patrulea,
la numai un punct diferență de ocupanta locului al doilea ACS Miercurea Nirajului și la egalitate
de puncte de ocupanta locului al treilea, Înfrățirea Valea Izvoarelor. În semifinală, MSE08 a
bătut la Eremitu echipa locală Nirajul cu scorul de 1 la 0, iar Avântul Miheșul de Câmpie a
câștigat cu ACS Sărmașu, scor 4 la 3.
Finala Cupei României Timișoreana, faza pe județ, s-a jucat la Rușii Munți, în deschidere s-a
disputat un meci între echipa Old Boys din localitate cu o selecționată formată din observatori
și arbitrii din județ

La final, asistentul Szánto Lorand, și-a anunțat ieșirea din activitatea fotbalistică și a primit
o diplomă și a fost premiat pentru întreaga activitate. De asemenea, jucătorul Ilovan de la
Mureșul Rușii Munți a primit trofeul pentru jucătorului care a marcat cele mai multe goluri.

Cristina Vancea

1.6.79 Spectacol regizat la Tg.Mureș - premiat la Pecs (2012-06-19 05:15)

[1] Compania ’Tompa Miklos’ a Teatrului Naţional din Târgu Mureş, în colaborare cu Yorik
Studio, a obţinut premiul pentru cel mai bun spectacol la Festivalul Naţional de Teatru de
la Pecs, din Ungaria - POSzT 2012, cu piesa ’Flori de mină’, de Szekely Csaba. Pe lângă
premiul pentru cel mai bun spectacol, doi dintre actorii din distribuţia piesei ’Flori de mină’,
regizată de Sebestyen Aba, respectiv Gabor Viola şi Banyai Kelemen Barna, au primit premiul
pentru cel mai bun rol masculin, din partea Juriului Asociaţiei Naţionale a Actorilor din Ungaria.

Spectacolul ’Flori de mină’ se va juca marţi pe scena Teatrului Naţional din Târgu Mureş, de la
ora 19.30, conducerea teatrului anunţând luni că toate biletele au fost deja epuizate.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/Yorick-Studio.jpg
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1.6.80 Fără coaliții până la alegerile generale (2012-06-19 05:21)

Vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, a declarat luni, într-o conferinţă de presă
susţinută la Târgu Mureş, că Uniunea nu va încheia niciun fel de coaliţie cu nicio formaţiune
politică până la alegerile generale, dar că acest lucru nu înseamnă că nu poartă discuţii cu
actualul Guvern. ’Noi ne pregătim de alegerile generale, nu încheiem niciun fel de coaliţie cu
nimeni până la alegerile generale, dar asta nu înseamnă că nu discutăm, asta nu înseamnă că
la nivel de ţară nu sunt discuţii, nu înseamnă că nu discutăm cu Guvernul şi nu înseamnă că
nu discutăm cu coaliţia guvernamentală. Am discutat şi până acum şi vom discuta şi de acum
încolo, chiar dacă suntem în opoziţie şi chiar dacă, evident, avem puncte de vedere diferite în
multe lucruri, dar sunt puncte de vedere comune’, a arătat Borbely.

Acesta a subliniat că în privinţa Legii electorale, deşi nu este agreată pe deplin de Uniune,
UDMR a obţinut ’un bonus’ pentru şapte judeţe din Transilvania, în sensul obţinerii de locuri în
Parlament chiar dacă reprezentanţii maghiarilor nu vor întruni numărul suficient de voturi. ’Şi
iată că la Legea electorală, care în continuare spunem că nu este echitabilă, deci legea care a
fost votată în Parlament, dar am obţinut acest bonus pentru cel puţin cinci judeţe din Ardeal,
unde este peste 7 % populaţie maghiară. Şi dacă nu obţinem o funcţie de deputat în aceste
judeţe - şi se pare că nu sunt şanse să obţinem - atunci e un bonus de un deputat în plus faţă
de ce are judeţul în Parlament. Este foarte important pentru comunitatea maghiară să fie
stimulaţi şi votanţii din aceste judeţe să meargă la vot, fiindcă ştiu că vor avea reprezentare
în Parlament’, a arătat Laszlo Borbely.

AGERPRES

1.6.81 Schimbări la Învățământ. Matei la final de mandat (2012-06-19 05:34)

La începutul lunii iunie, Ministerul Educației a hotărât că va organiza concursuri pentru
ocuparea tuturor celor 42 de posturi de inspectori școlari generali din țară. Înscrierea la aceste
concursuri se va derula în intervalul 27 iulie - 3 august, urmând ca selecția propriu-zisă să se
finalizeze până pe data de 15 septembrie.

Așadar, la începerea noului an școlar, cel mai probabil, actualul inspector școlar general de
la IȘJ Mureș Dumitru nu va mai ocupa această funcție. Matei a îndeplinit prima dată funcția
de inspector școlar general în perioada 1991-1993, după care a reușit de mai multe ori să
revină în această funcție și chiar să fie promovat pe posturi de secretar de stat în Ministerul
Învățământului.
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C.H.

comentator (2012-06-20 17:56:10)
Se schimba cu Somesan , au mai facut-o

Ionel (2012-06-21 04:59:07)
Nu se schimba cu Somesan, pt ca Somesan e prea batran ca sa mai poata fi ales. Va fi unul nou.

1.6.82 De azi se aplică taxa de intrare la Weekend (2012-06-19 05:46)

[1] Anunțul a fost făcut luni de către Primărie, pe site-ul propriu, unde precizează:

Aducem la cunoştinţa publicului că începând de marţi, 19 iunie 2012, pentru intrarea la
Complexul de Agrement şi Sport „Mureşul” din Tîrgu-Mureş vor fi percepute taxele prevăzute
de HCL nr. 391 din 30 noiembrie 2011, după cum urmează:

• adulţi – 5 lei,

• copii – 2 lei,

• legitimaţie StudCard – 2,5 lei.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/weekend.jpg

1.6.83 Ședință de constituire a noului CL Tîrgu-Mureș (2012-06-19 05:52)

[1] În urma validării rezultatelor de la alegerile locale, Prefectura a convocat prima ședință
a noului Consiliu Local Tîrgu-Mureș. Anunțul mai precizează că ședința este programată pentru
vineri, 22 iunie, ora 11:00:
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În baza Ordinului Prefectului judeţului Mureş nr. 219/2012, se convoacă consilierii
aleşi ai municipiului Tîrgu Mureş, la 10 iunie 2012, în şedinţa de constituire a
Consiliului local municipal Tîrgu Mureş pentru data de 22 iunie 2012, ora 11:00, la
sediul Municipiului Tîrgu Mureş din Piaţa Victoriei, nr. 3, sala 45.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/primaria-tirgu-mures.jpg

1.6.84 2.300 kg, de peturi adunate de pe Valea Mureșului (2012-06-19 10:03)

Administrația PArcului Natural Defileul Mureșului Superior, aflat în custodia Ocolului Silvic de
Regim Gheorgheni a organizat luni, 18 iunie, la Şcoala Generală din Răstoliţa şi Deda-Bistra
premierea acestora cu un laptop, respectiv e-book cu ocazia câştigării concursului de colectare
de deşeuri din plastic denumit sugestiv “milioane de peturi”.

Pe o perioadă de 5 luni s-au colectat la cele 4 şcoli participante la acest eveniment circa 2300
kg deşeuri din plastic. La acest program de ecologizare a văii Mureşului superior au partici-
pat în parteneriat cu A.P.N.D.M.S. şcolile din Deda- Bistra, Răstoliţa, Lunca Bradului şi Stînceni.

1.6.85 Lucrări de reparație la Aeroport amânate (2012-06-19 10:08)

În perioada 24-30 iunie, erau programate la Aeroport lucrări de reparație la pista de
aterizare și decolare, calea de rulare B și platforma de parcare a aeronavelor B. Conducerea
Aeroportului a anunțat că ele vor fi efectuate într-o altă perioadă, care va fi anunțată din timp,
atât pasagerilor, cât și operatorilor aerieni.

C.H.
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1.6.86 Jocuri de societate la nivel de campionat mondial (2012-06-19 11:54)

Clubul de jocuri de societate, Le & Le Games organizeaza in data de 30 iunie 2012,
calificarile pentru Campionatul Mondial de Magic the Gathering (Magic World Cup Qualifier).
Vor participa aproximativ 40 de persoane din toata tara, pe baza de invitatie, jucatori avansati
de Magic The Gathering, cei care au acumulat 50 de puncte in perioada 26 Decembrie 2011
pana pe 1 Aprilie 2012.

Se vor juca 6 runde (Swiss Round) dupa care TOP 8 va juca runde eliminatorii. Castigatorul
concursului va primii biletul de avion pentru Magic World Cup va avea loc la GenCon, Indianpo-
lis, US in perioada 16-19 August 2012. Locurile 2-8 vor primii alte premii in boostere si cupe.
Evenimentul va fi supervizat de un arbitru de nivelul 2m, acreditat de Wizards of the Coast.

"Este prima oara in Romania cand se organizeaza in mai multe locatii din tara acest eveniment
(Iasi, Bucuresti si Targu Mures) si suntem mindrii ca am fost inlcus pe lista celor de la Wizards
of the Coast. Tirgu Mures va fi reprezentat de aproximativ 7-8 jucatori. Speram sa avem un
eveniment competitiv si cel mai bun sa castige!" - a declarat Valics Lehel, reprezentant Le &
Le Games Tirgu Mures.

1.6.87 Papiștii în vizită la Jandarmerie (2012-06-20 06:33)

Marţi, 19 iunie[1] , elevii unei clase a X-a, de la Colegiul Al. Papiu Ilarian Tîrgu-Mureş,
au făcut o vizită la sediul Grupării de Jandarmi Mobile Tîrgu-Mureş. Liceeni au fost primiţi
de adjunctul comandantului, col. Petra Florin, care timp de o oră a făcut oficiile de gazdă,
prezentând o scurtă informare cu privire la misiunile jandarmilor, monumentul eroilor jandarmi
din primul război mondial şi sala de tradiţii a unităţii.

Luptătorii jandarmi, din cadrul structurilor operative, au prezentat un exerciţiu demonstrativ
de intervenţie pentru prinderea unor infractori, tehnici de autoapărare şi exerciţii de dresaj cu
câini de serviciu. La final, liceeni au avut posibilitatea să studieze de aproape mijloacele de
intervenţie din dotarea jandarmilor, s-au purtat discuţii interactive şi au fost distribuite pliante
cuprinzând recomandări, cu ajutorul cărora elevii pot evita a deveni victime, în cazul unor
agresiuni cu violenţă. Vizita a constituit un bun prilej pentru informarea tinerilor, în sensul
unei potenţiale orientări profesionale spre o cariera militară în Jandarmerie.

Sursa: Jandarmeria

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/DSCN0265.jpg
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1.6.88 Cod galben de caniculă până vineri (2012-06-20 06:36)

În intervalul 20-22 iunie 2012, vremea călduroasă va persista în toată țara. În cursul
după-amiezelor va fi caniculă, frecvent se vor înregistra temperaturi maxime de 35-36 de
grade, iar vineri valorile termice vor atinge local 37 de grade în sud și sud-est. Disconfortul
termic va fi accentuat, iar indicele de temperatură-umezeală (ITU) va atinge și depăși gradul
critic de 80 pe arii extinse. În funcție de evoluția și intesitatea fenomenelor prognozate, ANM
va actualiza prezentul mesaj prin atenționări sau avertizări meteorologice ulterioare.

În calitate de preşedinte al Comitetului Judeţean pentru situaţii de urgenţă, Prefectul Judeţului
Mureş, Alexandru-Petru Frătean, a dispus ca, la nivelul comitetelor locale pentru situații de
urgență, să fie monitorizată cu toată atenția evoluția fenomenelor meteorologice, pentru a
putea interveni în timp util la apariția unor situații de urgență. În conformitate cu prevederile
ordinului M.A.I. nr. 736/2005, primăriilor de pe raza judeţului li s-a solicitat să ia măsuri pentru
instituirea serviciului de permanenţă.

Totodată, primarilor li s-a solicitat să informeze cu maximă operativitate Inspectoratul pentru
Situaţii de Urgenţă „HOREA” al judeţului Mureş şi Instituţia Prefectului – Judeţul Mureş în
legătură cu eventualele situaţii deosebite generate de fenomenele meteorologice, precum şi
cu privire la măsurile întreprinse şi mijloacele tehnice folosite, în cazul producerii unor situaţii
de urgenţă.

Sursa: Prefectura Mureș

1.6.89 Canicula aduce și controale tematice de la ITM (2012-06-20 06:42)

Conducerea Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a anunţat, marţi, că va iniţia
controale pentru a stabili dacă angajatorii respectă măsurile care trebuie luate în perioadele
cu temperaturi extreme, în cazul în care indicele de confort termic, temperatură-umiditate,
va trece de 80 unităţi. Şeful ITM Mureş, Andrei Mureşan, a arătat că întrucât în judeţul Mureş
s-ar putea ca temperaturile să nu ajungă la peste 37°C, conform prognozei meteo, indicele de
confort termic ar putea fi totuşi depăşit, iar în aceste condiţii ITM Mureş va iniţia controale la
toţi angajatorii care prestează activităţi în aer liber, şantiere, puncte de pază etc.

Mureşan a susţinut că a transmis, marţi, o informare tuturor angajatorilor prin care le ream-
inteşte că în situaţia în care se înregistrează temperaturi de peste 37°C sau depăşirea pragului
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valoric de 80 unităţi ale indicelui de confort termic (temperatură-umiditate), aceştia sunt
obligaţi să ia o serie de măsuri minimale pentru menţinerea stării de sănătate a salariaţilor
care lucrează în aer liber.

Printre măsuri se numără reducerea intensităţii şi ritmului activităţilor fizice, asigurarea venti-
laţiei la locurile de muncă, alternarea efortului dinamic cu cel static şi alternarea perioadelor
de lucru cu perioadele de repaus în locuri umbrite, cu curenţi de aer. ’În eventualitatea în care
angajatorii nu pot asigura condiţiile de mai sus, de comun acord cu reprezentanţii sindicatelor
sau cu reprezentanţii aleşi ai salariaţilor, vor lua măsuri pentru reducerea duratei zilei de
lucru, întreruperea colectivă a lucrului (cu asigurarea continuităţii activităţii în locurile în care
aceasta nu poate fi întreruptă, potrivit prevederilor legale) sau eşalonarea pe două perioade a
zilei de lucru - până la ora 11:00 şi după ora 17:00. Primele două măsuri, respectiv reducerea
duratei zilei de lucru şi întreruperea colectivă a lucrului se vor stabili dacă temperaturile
extreme se menţin pe o perioadă de cel puţin două zile consecutiv’, a arătat Andrei Mureşan.

Acesta a atras atenţia asupra faptului că prevenirea unor îmbolnăviri determinate de munca în
condiţii de temperaturi extreme, angajatorii vor lua măsuri de asigurare a examenului medical
la angajare şi a controlului medical periodic, urmărind depistarea precoce a contraindicaţiilor
pentru munca la temperaturi crescute sau scăzute. ’În acelaşi timp, angajatorii asigură primul
ajutor şi transportul la cea mai apropiată unitate sanitară a persoanelor afectate, trecerea,
după posibilităţi, în alte locuri de muncă sau reducerea programului de muncă pentru per-
soanele cu afecţiuni care au contraindicaţii privind munca la temperaturi extreme’, a mai spus
şeful ITM Mureş.

Administraţia Naţională de Meteorologie (ANM) a emis marţi o atenţionare meteorologică Cod
Galben pentru intervalul 20 - 22 iunie, vremea urmând să fie călduroasă în toată ţara. În
intervalul 20 - 22 iunie vremea călduroasă va persista în toată ţara. În cursul după-amiezelor
va fi caniculă, frecvent se vor înregistra temperaturi maxime de 35...36 de grade, iar vineri
valorile termice vor atinge local 37 de grade în sud şi sud-est. Disconfortul termic va fi
accentuat, iar indicele temperatură-umezeală (ITU) va atinge şi depăşi pragul critic de 80 pe
arii extinse.

AGERPRES

1.6.90 Bani pentru programul de diabet (2012-06-20 06:56)

CJAS Mureș a anunțat că au fost suplimentate fondurile destinate subvenționării medica-
mentelor din Programul Național de Diabet (ADO, insuline și tratament mixt). Anunțul vine
după ce săptămâna trecută CJAS anunțase epuizarea fondurilor pentru aceste tratamente.
Costul unei rețete pentru acești bolnavi de regulă trece de 1.000 de lei, iar 2012 este al treilea
an consecutiv în care Casa are probleme cu bugetul destinat acestor medicamente.
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C.H.

1.6.91 Se închide Piscina „Mircea Birău” (2012-06-20 07:02)

Primăria Municipiului Tîrgu-Mureş, prin serviciul Piscina „ing. Mircea Birău”, aduce la cunoşt-
inţa iubitorilor de înot, că începând din data de 16 iulie 2012 va fi închisă vizitatorilor. Măsura
survine ca urmare a obligativităţii întreţinerii anuale a piscinei (dezinfectare, curăţire, lucrări
de reparaţii) precum şi a executării diferitelor lucrări de renovare.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.6.92 Un nou centru de informare turistică la Sighișoara (2012-06-20 07:09)

Primăria municipiului Sighişoara a reuşit accesarea unei finanţări în valoare de 1,87 mil-
ioane de euro prin Programul Operaţional Regional, prin care va înfiinţa un Centru Naţional de
Informare şi Promovare Turistică, precizează un comunicat de presă al municipalităţii. Potrivit
documentului remis marţi, obiectivul general al proiectului este promovarea Sighişoarei ca
valoare istorică, arhitectonică şi culturală, pe plan naţional şi internaţional, în scopul creşterii
atractivităţii sale ca destinaţie turistică şi a creşterii numărului de turişti.

Centrul Naţional de Informare şi Promovare Turistică din Sighişoara va funcţiona la parterul
Sălii ’Ciprian Porumbescu’ şi va dispune de toate echipamente necesare activităţilor de
marketing şi promovare, precum şi de personal calificat. În cadrul centrului vor funcţiona un
birou pentru informarea turiştilor, două birouri pentru personalul centrului, o sală de conferinţe
unde personalul centrului va organiza diverse evenimente turistice, precum şi o sală pentru
organizarea de expoziţii şi realizarea de prezentări. ’Valorizarea patrimoniului existent prin in-
troducerea Sighişoarei în circuitul turistic general se poate realiza prin materiale de promovare
multilingve şi a unor publicaţii pe diferite teme care să fie distribuite gratuit vizitatorilor,
precum şi în cadrul unor evenimente ce au ca scop promovarea turismului (târguri, expoziţii
etc.) cât şi prin promovarea pe web (crearea unui site propriu, parteneriate cu alte site-uri de
promovare turistică, cu site-urile tour operatorilor din domeniul turismului din Sighişoara şi
zona adiacentă). Înscrierea Centrului de Informare şi Promovare Turistică în anumite ghiduri
turistice naţionale şi internaţionale va contribui la includerea Sighişoarei în circuitul turistic
general’, se arată în comunicatul Primăriei Sighişoara.

Contractul de finanţare pentru acest proiect a fost semnat pe 12 luni între Ministerul Dezvoltării
Regionale şi Turismului, pentru Autoritatea de Management a POR 2007-2013 şi reprezentanţii
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administraţiei municipiului Sighişoara, ca beneficiar. Valoarea totală a proiectului este de 1,86
milioane de lei, din care 1,51 milioane de lei reprezintă valoarea totală eligibilă a proiectului
(fără TVA). Din această sumă, 1,28 milioane de lei sunt fonduri nerambursabile, acordate din
FEDR, 196.356 de lei - valoarea eligibilă nerambursabilă din bugetul naţional şi 30.208 lei -
cofinanţare eligibilă a beneficiarului, mai relevă sursa citată.

AGERPRES

1.6.93 Gliga anunță că va negocia dur alianța cu UDMR (2012-06-21 06:12)

Liderul interimar al PSD Mureş, deputatul Vasile Gliga, a declarat miercuri, într-o conferinţă
de presă, că va negocia ’de pe poziţii de forţă’ cu UDMR în privinţa vicepreşedinţilor Consiliului
Judeţean Mureş şi că înţelegerea dintre Uniunea Social Liberală şi UDMR de la nivel central
nu va putea fi pusă în aplicare într-o serie de localităţi din judeţ. ’Eu o să convoc din nou
Comitetul Executiv să văd la ce nivel (se va negocia -n.r.). Nu cred că e posibil (în toate
localităţile -n.r.). Dau un exemplu. Nu cred că e posibil dacă (cei de la UDMR -n.r.) cer
viceprimar la Reghin, când avem majoritatea 10 din 19 să dăm, indiferent că avem dispoziţii
de la primul ministru sau preşedintele partidului. E un drept câştigat de românii din Reghin
şi nu cred că e bine să cedăm pentru că sunt mai mari pierderile decât câştigul în rândul
celor care au tras în campanie (...) La nivel de CJ Mureş, USL sau PSD dacă se descurcă
mai bine obţine vicepreşedinte, negociază, dacă nu, nu. Dar nu înseamnă că dau altceva
în schimb la vicepreşedinte la judeţ. Ei (UDMR -n.r.) oricum probabil pot să negocieze cu
PD-ul, pot să obţine doi vicepreşedinţi UDMR-ul dacă doreşte, la CJ sau la Primăria Târgu Mureş.
Eu asta îmi doresc să fiu acel care mă ştiţi. Hotărât şi chiar pe poziţii de forţă’, a declarat Gliga.

Liderul interimar al PSD Mureş a spus că înţelegerea Uniunii Social Liberale cu UDMR vizează
formarea majorităţilor în Consiliul Judeţean Mureş şi Consiliul Local Târgu Mureş şi că el,
personal, nu a fost invitat la discuţii. ’Cu mine nu a discutat domnul Borbely (Laszlo -n.r.),
dar asta nu înseamnă că nu suntem deschişi la discuţii. Probabil o să fiu solicitat, cât de
curând. Noi am fi bucuroşi să avem vicepreşedinte la CJ, pe Dragoş Popa, şi viceprimar pe
Cornel Brişcaru. Avem interdicţie de la Bucureşti să nu negociem cu Alianţa pentru Mureş
(care include PDL -n.r.). Pentru că mijloacele cu care s-a luptat în campania electorală, fosta
putere cu opoziţia, nu au fost egale, corecte şi cinstite, sunt motive destul de suficiente să nu
negociem cu PDL-ul’, a afirmat Gliga.

Acesta a mai spus că a primit interimatul organizaţiei judeţene pentru a întări PSD Mureş în
perspectiva alegerilor parlamentare unde îşi propune câştigarea alegerilor în şase colegii.

AGERPRES
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1.6.94 „Naţionalismul e un subiect care încă câştigă voturi”
(2012-06-21 06:25)

Viceprimarul din Târgu Mureş, Csegzi Sandor, a declarat miercuri, în cadrul dezbaterii ’În-
drăzneşte să fi multilingv! Practicarea bilingvismului în instituţiile publice din Târgu Mureş’ că
în România naţionalismul e un subiect care câştigă voturi, atât pentru politicienii români, cât şi
pentru cei maghiari, iar unul dintre motivele divizării între cele două etnii este necunoaşterea
reciprocă a culturii. ’De aici trebuie să pornesc eu, ca cetăţean, să am o empatie faţă de
cultura celui care trăieşte lângă mine. Acest lucru nu reuşesc să îl simt nici de o parte, nici de
cealaltă parte (...) Ceea ce se poate rezolva pe plan local este alterat de cele mai multe ori de
politici la nivel mai înalt. Şi în Târgu Mureş, şi în România, şi în alte ţări, atunci când promovezi
o posibilitate de convieţuire naturală, de multe ori vine politicul şi îşi bagă ghearele şi strică
acest echilibru, pentru că am ajuns la concluzia că în România încă naţionalismul are câştig la
voturi şi de o parte, şi de cealaltă, nu vorbesc doar de partea română, vorbesc şi de partea
maghiară’, a afirmat Csegzi Sandor.

Acesta a arătat că separarea care se simte între români şi maghiari la Târgu Mureş se datorează
inclusiv separării copiilor în şcoli, care nu mai pot învăţa reciproc limbile română şi maghiară,
în mod natural şi voluntar. ’Eu am un dialog destul de aprins atunci când vorbim despre şcolile
mixte, despre şcoli sau instituţii numai în limba maghiară sau numai de limba română. În
mod evident, un copil care este într-o curte numai cu colegii maghiari evident că nu va putea
învăţa româneşte în mod natural, aşa cum nici copilul român nu va învăţa în mod natural
despre celălalt (...) Tocmai datorită faptului că în şcoli ne separăm prea mult, nu ne cunoaştem
cultura reciproc sau aproape reciproc. Pentru că totuşi în şcolile maghiare se învaţă istoria şi
cultura română, pe când în şcolile româneşti nu se învaţă despre minorităţile cu care trăiesc
împreună’, a susţinut Csegzi.

Viceprimarul a precizat că nu legislaţia este problema în România, ci educaţia şi că ’dacă
educaţional putem depăşi aceste limite, atunci lucrurile devin naturale şi vor deveni normale’.
Acesta a accentuat că, până nu se ajunge la cultura respectului reciproc, ’pot să fie orice legi şi
orice situaţii coercitive, nu vom ajunge la nici un subiect’. Reprezentantul CNCD, Istvan Haller,
a precizat la rândul său că România a ratificat tratatele internaţionale privind nediscriminarea,
dar şi Carta Limbilor Regionale, că acestea trebuie să se aplice pe teritoriul ţării, dar că unele
dintre prevederi nu sunt cuprinse în legi speciale, cum ar fi o lege a minorităţilor naţionale.
Haller a arătat că în România există numeroase reglementări în domeniul nediscriminării, însă
’avem nevoie de legi şi de autorităţi care să le respecte, dar avem nevoie şi de bun simţ’.

Dezbaterea ’Îndrăzneşte să fi multilingv! Practicarea bilingvismului în instituţiile publice din
Târgu Mureş’ a fost organizată, miercuri, de Liga Pro Europa în parteneriat cu Departamentul
pentru Relaţii Interetnice al Guvernului României şi a fost prima dintr-o serie de trei dezbateri
privind bilingvismul.

AGERPRES
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1.6.95 Festivalul Luminii reprogramat pentru vineri seara (2012-06-21 09:35)

Vineri, 22 iunie, începând cu ora 21:30, la Platoul Cornești, Organizația Națională Cercetașii
României – Centrul Local Tîrgu-Mureș organizează a patra ediție a Festivalului Luminii.

Târgumureșenii care simt nevoia să se deconecteze şi să uite de toate problemele cotidiene, au
ocazia să participe la un alt fel de festival. Timp de două ore, aceștia pot intra într-o atmosferă
magică, un spaţiu de manifestare artistică a tinerelor talente, un loc în care pot redescoperi
frumuseţea lucrurilor mărunte. Între orele 21:30 și 24:00, vor avea de ales între diferite forme
de artă, de la expoziţii de pictură şi fotografie, până la jonglerii cu foc şi mini-concerte la
chitară.

Sursa: Organizația Națională Cercetașii României – Centrul Local Tîrgu-Mureș

1.6.96 FCM reia pregătirile, părăsit de jucători (2012-06-21 10:15)

FC Municipal Tîrgu-Mureş îşi va relua pregătirile pe data de 2 iulie. După efectuarea vizitei
medicale, lotul va intra într-un cantonament centralizat la Tîrgu-Mureş, în perioada 9-23 iulie.
Din lotul avut la dispoziţie în sezonul 2011/2012, la FCM Tîrgu-Mureş au rămas: Balauru,
Vagner, Gugu, Szilagyi, Nicu Epaminonda, Bumba, Pădureţu, Astafei, Apostu şi Bujor. Ceilalţi
jucători fie şi-au reziliat contractele, noua lor destinaţie nefiind cunoscută, fie s-au transferat
la alte formaţii.

De la formaţia secundă a clubului au fost promovaţi: Kinczel Erwin, Sergiu Sălaghie, Mircea
Pop şi Vereş Zoltan. La FC Municipal va ajunge şi vârful de atac, Dragoş Huiban, în vârstă de
22 de ani, ultima dată la FCM Bacău.

După reunirea lotului, timp de 10 zile, aproximativ 20 de jucători din zona Ardeal-ului şi de la
FCM 2 vor participa la un trial, în urma căruia vor fi selectaţi mai mulţi jucători. Referitor la
conducerea tehnică, clubul poartă încă negocieri, discuţiile urmând să fie finalizate în perioada
următoare. Campionatul Ligii a II-a va începe pe 18 august, FC Municipal urmând să facă
parte din seria a II-a.

Sursa: FCM Tîrgu-Mureș
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1.6.97 În 2012 E On investește 30mil. lei în rețeaua de gaze (2012-06-21 10:49)

E.ON Gaz Distribuţie va investi până în anul 2013 circa 30 de milioane de lei în modern-
izarea a 220 de kilometri din reţeaua de gaze naturale a judeţului Mureş, se arată într-un
comunicat de presă al companiei. Potrivit documentului, numai în municipiul Târgu Mureş vor
fi modernizaţi circa 45 de kilometri din reţeaua de distribuţie a gazelor, iar alte proiecte de
investiţii vor fi derulate în 24 localităţi din judeţ. ’Obiectivele majore ale E.ON Gaz Distribuţie
sunt îmbunătăţirea securităţii şi siguranţei distribuţiei gazelor naturale pentru consumatori, şi
în acest scop compania derulează în fiecare an importante proiecte de modernizare a reţelei
în zonele în care operează. Astfel, pentru judeţul Mureş, compania noastră a dezvoltat o serie
de proiecte de investiţii prin care urmăreşte înlocuirea pe parcursul acestui an şi a anului
următor, a circa 220 km de conducte şi branşamente de gaze naturale. Valoarea totală a
acestor investiţii este estimată la aproximativ 30 de milioane de lei’, se arată în comunicatul
E.ON Gaz Distribuţie.

Documentul precizează că, în acest moment, se află în diverse stadii de execuţie o serie de
proiecte de investiţii care vizează înlocuirea conductelor şi branşamentelor de gaze naturale
în municipiile Târgu Mureş (14,5 kilometri), Sighişoara (8,3 kilometri), Târnăveni (7,7 kilometri),
Reghin (4 kilometri), precum şi în localităţile Corneşti (9,7 kilometri), Grebeniş (2,9 kilometri),
Satu Nou (6 kilometri), Gheorghe Doja (5,2 kilometri) şi Nadeş (4 kilometri), în total 63 de
kilometri de reţea. ’Totodată, până la sfârşitul anului viitor se vor derula alte noi proiecte de
investiţii pentru reabilitarea reţelei de gaze naturale din judeţul Mureş pe o lungime de peste
160 de kilometri. Aceste proiecte vizează în special municipiul Târgu Mureş, unde reţeaua va
fi înlocuită pe o lungime de 30 de kilometri. De asemenea, în localităţile Cristeşti, Sângeorgiu
de Mureş, Goreni, Băiţa, Batoş, Bozed, Lunca, Sânmărtinu de Câmpie, Voiniceni, Sântana
de Mureş, Călimăneşti, Dileul Vechi, Band, Moreşti, Valea Largă şi Bogata, lungimea totală a
reţelei înlocuite va fi de circa 130 de kilometri’, se mai arată în comunicat.

AGERPRES

1.6.98 Cod galben de furtuni în weekend (2012-06-21 11:00)

După ce ieșim din codul galben de caniculă, începând de vineri, de la ora 18:00 intră
în vigoare o nouă atenționare cod galben care vizează instabilitatea atmosferică. Ea este
valabilă până sâmbătă ora 18:00, iar potrivit ANM, ea se va manifesta și pe teritoriul județului
Mureș în felul următor:
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În intervalul mentionat, instabilitatea atmosferica se va accentua treptat in majori-
tatea regiunilor. In vestul, centrul, nordul si nord-estul teritoriului vor fi frecvente
descarcari electrice, intensificari de vânt ce vor lua si aspect de vijelie, local averse
ce pot depasi 20...25 l/mp si pe arii restrânse caderi de grindina, mai ales in zona
de munte.

Între timp, sudul și sud-estul țării va fi afectat de un val intensificat de căldură, motiv pentru
care ANM a emis pentru acele județe un cod portocaliu.

Sursa: ANM

Elena Dan (2013-04-04 08:57:26)
Aviz muresenilor!

1.6.99 Cursă nouă de Egipt de la aeroport (2012-06-21 12:08)

Începând din data de 20 iunie 2012 și până în data de 20 septembrie 2012 de pe Aero-
portul Internațional Transilvania Târgu Mureș vor fi efectuate zboruri charter săptămânale
către centrul turistic şi balnear egiptean Hurghada. Zborurile charter vor fi efectuate de
operatorul aerian Air Arabia Egypt cu o aeronavă Airbus A320 cu 168 de locuri, în fiecare zi de
miercuri, cu aterizarea cursei Hurghada-Târgu Mureş la ora 18:30 şi decolarea zborului Târgu
Mureş-Hurghada la ora 19.20.

Reprezentanții operatorului de zbor au ales Aeroportul din Târgu Mureș pentru a efectua
zborurile charter către Hurghada, deoarece acesta este singurul aeroport din regiune care
întrunește standardele de securitate la nivelul solicitat de către compania de zbor. Aeroportul
Internațional Transilvania Târgu Mureș dorește să vină în întâmpinarea nevoilor comunității
deservite prin satisfacerea solicitărilor turiștilor din întreaga regiune.

Hurghada se află în estul Egiptului, pe malul Mării Roşii, la aproximativ 400 km est de Cairo,
capitala ţării, fiind un punct de trecere între numeroasele civilizaţii care au străbătut Marea
Roşie. Cu hoteluri situate pe o întindere de peste 20 km de-a lungul plajei, Hurghada satisface
nevoile oricărui turist, de la scufundări, în Marea Roşie fiind cele mai frumoase lanţuri de
corali din lume şi sute de specii de peşti tropicali, la windsurfing sau la safari în deşert. Printre
atracţiile turistice ale oraşului se mai numără Mons Claudianus (ruinele unei vechi aşezări
romane) Mănăstirea Sf. Paul, Mănăstirea Sf. Anton şi Muzeul de Biologie Marină. De asemenea
una dintre atracţiile turistice este așezarea El-Guna situată pe malul unei lagune, construită
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exclusiv în scop turistic.

Sursa: Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș

1.6.100 Moderatori comunitari din Bulgaria la Liga Pro Europa
(2012-06-22 05:14)

Un grup de 15 moderatori comunitari din Bulgaria participă, începând de joi, la un schimb
de experienţă în judeţul Mureş, alături de Liga Pro Europa, în cadrul proiectului ’Promovarea
activităţilor în teren de prevenire şi combatere a căsătoriilor forţate şi timpurii în comunităţile
tradiţionale şi marginalizate de romi’, finanţat de Comisia Europeană prin Programul Daphne
III.

Potrivit unui comunicat de presă remis de Liga Pro Europa din Târgu Mureş, cei 15 reprezen-
tanţi ai Centrelor de Dezvoltare Comunitară ale Romilor din Bulgaria vor vizita comunităţile
tradiţionale de romi din judeţ şi vor participa la discuţii şi mese rotunde cu responsabili
locali. Prima activitate s-a derulat, joi, la sediul Ligii Pro Europa, unde au avut loc prezentări
ale activităţii moderatorilor comunitari din Bulgaria şi România, discuţii cu lideri din cadrul
comunităţii rome din Târgu Mureş - preşedintele Partidei Romilor Pro Europa, Petru Zelariu, şi
actorul rom Rudolf Moca, urmate de o vizită în comunitatea de romi din Glodeni.

Vineri, moderatorii comunitari vor vizita şcoala generală din Apalina - Reghin, vor avea discuţii
cu mai mulţi profesori, cu consilierul pe probleme de romi din cadrul Prefecturii Mureş, Florin
Hajnal, şi cu preşedintele Asociaţiei Divers din Târgu Mureş, Maria Koreck. Preşedinta Ligii
Pro Europa, Smaranda Enache, a anunţat în luna martie 2010 implementarea unui proiect
european denumit ’Prevenirea căsătoriilor forţate’, care are ca ţintă comunităţile de romi din
România, Grecia şi Bulgaria, cu o valoare totală de 280.000 de euro.

AGERPRES

1.6.101 Dacă sunt sprijiniți, romii nu renunță la școală (2012-06-22 05:18)

[1] Programul ’Şcoala după şcoală’ şi proiectele de mentorat derulate în ultima perioadă
au demonstrat faptul că elevii romi nu abandonează studiile dacă sunt sprijiniţi, a declarat
joi, Maria Koreck, coordonatoarea Asociaţiei ’Divers’ din Târgu Mureş, în cadrul conferinţei
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’Educaţia copiilor de etnie romă din judeţul Mureş’.

’Proiectele PHARE au demonstrat că programul ’Şcoala după şcoală’ şi proiectele mai recente
de mentorat au demonstrat foarte clar că dacă copiii sunt sprijiniţi, atunci fac faţă cerinţelor
educaţionale, care sunt destul de complexe şi rezistă în şcoală, deci îşi îmbunătăţesc atât
notele, cât şi comportamentul şi tot ce este nevoie. Acestea ar trebui, în schimb, preluate
şi sprijinite de către administraţiile publice locale până în momentul în care şi Ministerul
Educaţiei va reuşi să deschidă aceste programe de ’Şcoala după şcoală’ pentru toţi copiii, nu
numai pentru copiii romi, pentru că este benefic pentru toţi copiii. Dar până atunci, ceea ce
s-a dovedit că este util şi sunt dovezi clare, ar trebui - şi acesta este şi conceptul de bază al
acestor proiecte europene - să se preia şi să se susţină de către administraţiile publice locale’,
a arătat Maria Korek, care coordonează şi Centrul de Incluziune Socială pentru Persoane de
Etnie Romă din cadrul asociaţiei.

Aceasta a spus că în judeţul Mureş există primării receptive la solicitările asociaţiei şi fac efor-
turi să sprijine programele ’Şcoala, a doua şansă’ cât şi ’Şcoala după şcoală’. Korek a precizat
că sprijinirea acestor programe nu este costisitoare pentru o administraţie publică locală şi că
acolo unde există sprijin acesta se datorează voinţei şi cunoştinţelor de management. Aceasta
a arătat că Asociaţia Divers, prin Centrul de Incluziune Socială pentru Persoane de Etnie Romă
a derulat şi în acest an o campanie de conştientizare a importanţei educaţiei copiilor romi
în ambele sensuri, atât către comunitatea romă, cât şi către populaţia majoritară, ’deoarece
copiii romi au nevoie de sprijinul majoritarilor, atât cadre didactice, cât şi orice persoană,
pentru a rezista şi a termina cât mai multe clase în şcoală’. ’În acest sens, noi, în campanie,
şi anul trecut şi anul acesta, am observat că în multe localităţi, autorităţile publice locale, atât
primăria, cât şi şcoala, au înţeles că populaţia copiilor romi în şcoală este în creştere şi au
înţeles şi că există anumite nevoi care trebuie satisfăcute pentru ca aceşti copii să rămână
cât mai multe clase în şcoală. Acestea se referă la sprijinul pe care nu-l primesc copiii din
familie, din cauza condiţiilor sociale şi de locuinţă precare, pe care majoritarii pot să le ofere
copiilor lor, dar se datorează şi faptului că nu toţi învăţătorii sunt formaţi, în sensul în care
anumite nevoi educaţionale diferenţiate ale copiilor romi să fie satisfăcute în clasele I-IV şi, în
consecinţă, după aceea abandonul şcolar este în creştere. Noi facem campanie pentru ca să
încurajăm continuarea educaţiei la liceu, pentru nu mai găsim în clasele a VIII-a decât foarte
puţini copii romi care pot să continue’, a subliniat Maria Korek.

Ea a afirmat că toată lumea trebuie să înţeleagă că este foarte important ca un copil, indiferent
de etnie, să termine cât mai multe clase, deoarece societatea are nevoie de forţă de muncă
calificată. Centrul de Incluziune Socială pentru Persoanele de Etnie Romă din Târgu Mureş,
înfiinţat în cadrul proiectului european ’Crearea şi funcţionarea structurilor de asistenţă
axate pe ocuparea forţei de muncă - Centre de incluziune socială pentru persoanele de etnie
romă’, a organizat, joi, conferinţa intitulată ’Educaţia copiilor de etnie romă din judeţul Mureş’.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/Logo-Divers.jpg
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1.6.102 Dobre se instalează astăzi la CJ ca președinte (2012-06-22 05:31)

Astăzi, 22 iunie, începând cu ora 11:00, la Sala Mare de la Prefectură, va avea loc ceremonia
de învestire a lui Ciprian Dobre în funcția de președinte al Consiliului Județean. La eveniment
va participa și Eduard Hellvig, Ministrul Dezvoltării Regionale și Turismului.

În urma alegerilor locale din data de 10 iunie, Ciprian Dobre a obținut 112.265 de voturi, care
i-au adus funcția de președinte al Consiliului Județean. Pe locul doi s-a clasat Lokodi Edita
Emoke cu 96.324 de voturi, în timp ce Marius Pașcan, situat pe poziția a treia, a reușit să
adune 56.446 de voturi.

C.H.

1.6.103 Luni încep evaluările pentru elevii din clasele a opta
(2012-06-22 05:44)

Prima probă din cadrul evaluării naţionale pentru elevii de clasa a VIII-a - proba scrisă
la limba şi literatura română - se va desfăşura luni, 25 iunie, cu începere de la ora 9.00.
Sunt aşteptaţi să participe 190.291 de elevi, care vor susţine examenul în 4.516 unităţi de
învăţământ. Accesul elevilor în săli este permis, cel mai târziu cu 30 de minute înainte de
începerea probei, respectiv până la ora 8.30, în fiecare zi în care se desfăşoară probele scrise.
Evaluarea naţională se desfăşoară, anual, într-o singură sesiune.

Centrul Naţional pentru Evaluare şi Examinare (CNEE) a elaborat 10 variante de subiecte, în
conformitate cu programa pentru evaluarea naţională la clasa a VIII-a şi cu modelul evaluărilor
internaţionale. Subiectele au un nivel mediu de dificultate şi permit rezolvarea în 120 de
minute. Extragerea variantei de subiect va avea loc în dimineaţa zilei de 25 iunie, varianta
urmând să fie transmisă către cele 1.387 de centre de comunicare, respectiv către toate
inspectoratele şcolare judeţene. După finalizarea fiecărei probe scrise a evaluării naţionale,
CNEE va publica pe site-ul oficial (http://subiecte2012.edu.ro), varianta de subiecte extrasă şi
baremul de evaluare şi de notare pentru disciplina corespunzătoare.

Sălile în care se susţine examenul vor fi, în prealabil, adaptate astfel încât elevii să fie aşezaţi
câte unul în bancă, în ordine alfabetică. Pe uşa fiecărei săli se va afişa lista nominală cu elevii,
dar şi avertismentul prin care se anunţă că este strict interzis accesul cu materiale ajutătoare,
mijloace electronice de calcul sau de comunicare. Frauda şi tentativa de fraudă atrag după
sine eliminarea din sală şi acordarea notei 1 la lucrarea respectivă. Supravegherea este
asigurată, pentru fiecare sală, de doi asistenţi, cadre didactice de altă specializare decât cea
corespunzătoare disciplinei la care se susţine proba, proveniţi din unitatea de învăţământ în
care are loc examenul. Fiecare sală de examen va fi dotată cu camere de supraveghere video,
conform ordinului de ministru nr. 5219/29.08.2011 care prevede obligaţia comisiilor judeţene
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de organizare a evaluării naţionale de a asigura camere de supraveghere video funcţionale în
sălile de clasă din unităţile de învăţământ în care se desfăşoară probele.

Evaluarea lucrărilor se face cu respectarea strictă a baremului unic de evaluare şi de notare,
pe baza unui punctaj pe scara 1-100, acordându-se 90 de puncte pentru răspunsurile corecte
şi complete şi 10 puncte din oficiu. După evaluare, fiecare profesor stabileşte nota prin
împărţirea la 10 a punctajului obţinut de elev, fără rotunjire şi o trece pe lucrare. În cazul în
care diferenţa dintre notele celor doi evaluatori este de cel mult un punct, se calculează şi se
trece pe lucrare nota finală, calculată ca medie aritmetică, cu două zecimale, fără rotunjire, a
notelor acordate de cei doi profesori evaluatori. Această notă este cea care se va lua în calcul
pentru media de admitere în clasa a IX-a.

Evaluarea naţională la clasa a VIII-a va continua marţi, 26 iunie, cu proba la limba şi literatura
maternă, respectiv miercuri, 27 iunie, cu proba de matematică. Afişarea primelor rezultate
este programată vineri, 29 iunie (până la ora 14.00). În aceeaşi zi, în intervalul orar 14.00-
18.00 pot fi depuse contestaţiile, care vor fi soluţionate în zilele de 30 iunie şi 1 iulie. Afişarea
rezultatelor finale (după contestaţii) va avea loc în data de 2 iulie.

Sursa: Ministerul Educației

1.6.104 Noul primar a preluat ștafeta (2012-06-25 05:39)

[1] Noul primar al municipiului Tîrnăveni a fost instalat în funcţie în dimineaţa zilei de joi,
21 iunie. Tot atunci au depus jurământul şi consilierii locali validaţi. Cu prilejul primei şedinţe
a fost ales şi noul viceprimar cu unanimitate de voturi, în persoana lui Mohamed Barmou. În
aplauzele unui public numeros prezent în Sala de şedinţe, noul primar Sorin Megheşan le-a
mulţumit tuturor şi i-a asigurat de buna sa credinţă. „Cuvântul de ordine la noi va fi seriozitate,
disciplină şi muncă. Sunt convins că alături de dumneavoastră vom putea face multe în
următorii patru ani pentru oraş şi pentru cetăţenii acestui municipiu. Vreau să vă mulţumesc,
domnule primar, pentru mandatul pe care l-aţi avut şi vă asigur că ori de câte ori va fi necesar
voi apela la dumneavoastră pentru un sfat sau pentru un sprijin, dacă sunteţi dispus sau în
măsură să mi-l acordați”, a declarat noul edil Sorin Megheşan.

Fostul primar, Adrian Matei, i-a predat lui Sorin Megheşan documentele Primăriei asigurându-l

de o colaborare bună în continuare. „Felicit sincer noua conducere a Primăriei şi noii consilieri

aleşi. Situaţia financiar-contabilă a Primăriei este foarte bună, toate facturile sunt achitate la

zi, iar Primăria are un excedent de peste patru miliarde de lei. Mă voi pune la dispoziţia noii

conduceri atunci când va avea nevoie de mine”, a declarat fostul primar şi actual consilier
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local Adrian Matei. La final, publicul prezent l-a felicitat pe primar, cu care au închinat fiecare

un pahar de șampanie.

Noii consilieri

În urma validării în funcţie atât de către partidul din care fac parte, cât şi în şedința de consti-
tuire a noului legislativ local, cei 19 consilieri locali ai municipiului Tîrnăveni sunt următorii, în
ordine alfabetică: Antonya Mihail – USL, – viceprimar – USL, Ioan Bercea – APM, Teofil Bunea –
USL, Alin Cimpoca – USL, Ciulea Pavel – APM, Florin Cosma – USL, Ioan Creta – PPDD, Fodor Iosif
– UDMR, Adrian Matei – APM, Armina Mândroiu – USL, Alin Mihăilescu – USL, Ovidiu Modorcea –
USL, Stanislav Piaskovski – USL, Florin Sim – USL, Maria Şerban – APM, Szabó Álbert – UDMR,
Georgeta Toma – PPDD, Cristina Torok – APM.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/1.jpg

1.6.105 Milioane de PET-uri (2012-06-25 05:43)

Aproximativ 34.500 de PET-uri au fost colectate în ultimele 6 luni de elevii şcolilor din
Bistra Mureşului, Lunca Bradului, Răstoliţa şi Stânceni, care au participat la o acţiune de
igienizare a malurilor Mureșului. Copiii au fost implicaţi într-o acţiune iniţiată de Asociaţia
Parcului Natural „Defileul Mureşului Superior”, din cadrul Ocolului Silvic Gheorgheni care are
în concesiune această rezervaţie naturală. Proiectul se intitulează „Milioane de PET-uri” şi
a urmărit curăţarea zonei de pungile şi sticlele din plastic lăsate de cei care au trecut pe acolo.

Acţiunea de ecologizare a început anul trecut, în 15 noiembrie, şi s-a încheiat la începutul lunii

iunie, ea fiind concepută sub forma unui concurs între şcoli. Aşa se face că s-au adunat în

total 2.300 de kg de flacoane de plastic. O firmă din Reghin a ridicat apoi gunoaiele şi le-a

plătit cu 50 de bani pe kilogram. Copiii din Răstoliţa au câștigat concursul cu peste 800 de kg

colectate şi au primit drept premiu un laptop performant. Elevii din Bistra Mureşului s-au ales

şi ei cu un premiu: un e-book. Reprezentanta Ocolului Silvic Gheorgheni, Lacko Teréz, spune

că acţiunea va fi reluată la toamnă deoarece conducerile şcolilor implicate în proiect sunt de

acord cu faptul că astfel elevii au parte de o educaţie ecologică sănătoasă, absolut necesară
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omului modern.

2,5 milioane de euro

„Parcul Defileul Mureşului Superior poate fi considerat un adevărat paradis natural şi trebuie
protejat”, spune Lacko Teréz. „Pentru protecţia habitatelor, a animalelor şi a păsărilor pe o
suprafaţă de circa 200.000 de hectare s-au obţinut anul acesta două milioane şi jumătate
de euro, printr-un Program European de finanţare. Se urmăreşte în principal evaluarea
florei şi faunei în scopul stabilirii unei strategii viitoare de protejare a naturii”, a adăugat
acesta. Reprezentanta Ocolului Silvic Gheorgheni spune că deocamdată au fost achiziţionate
echipamentele necesare acţiunilor ce se impun şi urmează o licitaţie care vizează evaluarea
şi conservarea propriu-zisă a tot ceea ce înseamnă habitate, plante, mamifere, nevertebrate,
păsări şi peşti. În funcţie de cele constatate, se va întocmi un plan de management pentru
conservarea şi îmbunătăţirea, acolo unde este cazul, a florei şi faunei, astfel încât Defileul
Mureşului Superior să fie protejat pe termen lung.

Emeșe Ardelean

1.6.106 La Luduş şi Iernut, nume noi în Consiliile Locale (2012-06-25 05:48)

În această săptămână, marţi, la Iernut în 26 iunie de la ora 15 şi vineri 29 iunie de la ora

11 la Luduş au loc şedinţele de investire a noilor primari, de validare a consilierilor locali şi de

alegere a viceprimarilor.

La Luduş, opt din 17

Doar 47 % dintre consilierii aleşi în legislatura trecută mai figurează pe lista propusă pentru

validare. La USL a rămas cel mai longeviv consilier, Liviu Botezan, colegul său de la PNL,

Daniel Şofron şi Ioan Bungardi de la PSD. Consilierii nou aleşi sunt: Cornel Boitoş, Cristina

Dancu, Gelu Puia, Daniel Totu şi Sorinel Tripon. La PD-L, situaţia este mai aparte. Se pare că
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Florin Urcan va renunţa la mandatul de consilier judeţean, iar Ciprian Turdean îl acceptă pe cel

de consilier local, în timp ce mandatul lui Dorin Grama este incert. La UDMR s-a retras Fekete

– Kovács Levente şi în locul lui ar putea promova Kis István, s-au după unele zvonuri Ferenczi

Levente alături de Enyedi Mihai şi debutantul Pap Andrei.

Pentru constituirea unei majorităţi în Legislativul Local, arbitrul politic va fi UDMR. Ori cu USL,

ori cu PD-L. Se pare că prima variantă este fezabilă, aşa că este posibil ca viceprimar să fie

ales un membru UDMR. Enyedi Mihai nu agreează ideea, Pap Andrei are alte planuri şi atunci

cine va fi, Kis sau Ferenczi? În acest caz, ce părere are PSD şi obţiunea sa, Sorinel Tripon?

Complicaţii la Iernut

Şapte sunt noii consilieri locali: Puiu Botezan, Demeter Iolanda, Ioan Dărăban, György István,
Dorel Călian, Vicu Maer şi Vasile Mureşan, ceilalţi opt având 1-2 mandate la activ. Pentru
obţinerea majorităţii, cele cinci formaţiuni politice reprezentate în Legislativul Local se pot
combina într-un mare număr de variante, dar cea mai viabilă formulă ar fi USL – UDMR –
PP-DD cu 10 consilieri care l-ar vota pe Rareş Mihăilă Bircea în funcţia de viceprimar. Ar fi
o formulă agreată de primarul Ioan Nicoară şi de conducerea judeţeană a USL. Dar, ce va fi
în realitate, vom vedea la sfârşitul săptămânii când se vor pune capăt speculaţiilor inerente
acestei perioade.

Ioan A. Borgovan

1.6.107 Tabăra medievală a micilor cavaleri (2012-06-25 05:52)

În perioada 11-17 iunie, s-au desfăşurat la Sighişoara, work-shopurile Taberei Medievale a
Ordinului Cavalerilor Cerb, o iniţiativă a Asociaţiei Green Entertainment. Parteneri în realizarea
proiectului au fost municipiul Sighişoara, Consiliul Judeţean Mureş şi Centrul Educaţional In-
teretnic pentru Tineret Sighişoara (CEIT). Peste 40 de copii, adolescenţi şi adulţi, s-au înscris
la work-shopurile de pictură pe piatră de râu şi coajă de copac, confecţionare a obiectelor
din piele (împletituri, brăţări, medalioane etc.), de dans medieval sau de luptă scenică cu
spada şi toporul de luptă. Work-shopurile au fost conduse de profesorul de artă plastică Petru
Dorian Feier, meşteşugarul în curelărie Ioan Nistor, de Claudiu Burcea, Alexandra Sică (dans
medieval) şi actorul Nelu Roman.
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Work-shopurile s-au desfășurat în Cetatea Medievală pe strada Bastionului în faţa CEIT, în
parcul din faţa Turnului Cismarilor (sediul RadioSon) și pe spaţiul verde de la baza Turnului
Fierarilor, unde cum spune Nelu Roman preşedintele Asociaţiei Green Entertainment „s-au
depus şi o parte din lucrările proaspeţilor declaraţi „meşteşugari” ca şi chezăşie pentru
deschiderea taberei Ordinului Cavalerilor Cerb”. Piese din piatră de râu pictate au mai fost
aşezate în diferite alte locuri creând forme vizuale vremelnice, art-land, în curtea Primăriei,
pe treptele bisericii romano-catolice, la Biserica din Deal, la Liceul „Joseph Haltrich” şi la CEIT.
Nelu Roman mai adaugă că „s-au desfăşurat şi jocuri precum „căutarea comorii”, „muşcătura
vampirului” ş.a., ceea ce a înviorat atmosfera printre copii, adolescenţi sau adulţii prezenţi în
aceste călduroase zile de vară. Turiştilor aflaţi în trecere, li s-a oferit ocazia să se pozeze alături
de participanţi.” De asemenea el ţine să adreseze pe această cale mulţumiri partenerilor,
colaboratorilor şi celor ce s-au implicat direct în realizarea proiectului.

1.6.108 Ziua pentru sănătate (2012-06-25 06:02)

Miercuri, 20 iunie, Societatea Civilă Medicală Procardia a organizat la Tîrgu-Mureș eveni-

mentul „O zi pentru sănătate”. La Platoul Cornești, organizatorii au montat corturi în care,

începând cu ora 16:00, au oferit sfaturi și consiliere medicală. Târgumureșenii au putut urmării

evaluarea riscului cardiovascular, evaluarea riscului de osteoporoză, au putut primi sfaturi

pentru sănătatea coloanei vertebrale și pentru un stil de viață sănătos. Pentru cei mici s-au

făcut câteva instructaje privind tehnicile de prim-ajutor, iar mai apoi s-au organizat și module

interactive de gimnastică pentru cardiaci, pentru coloana vertebrală, zumba gold, pilates și

soft ball.

Proiectul și ideea lui

Evenimentul face parte din proiectul „100 de metri pentru sănătate”, inițiat de Fundația Pro-
cardia încă din 2008, în parteneriat cu Primăria Tîrgu-Mureș și Clubul Rotary Teka. Principalul
sprijin financiar a venit și anul acesta de la producătorul și distribuitorul de medicamente
Gedeon Richter. Scopul proiectului a fost încă de la început conștientizarea riscurilor cardio-
vasculare și acela de a găsi modalități practice pentru întreținerea unui stil de viață sănătos.
De asemenea, proiectul a fost realizat în consens cu Programul de prevenție a bolilor cardio-
vasculare demarat de Societatea Română de Cardiologie și cu Carta Europeană a Sănătății
Cardiovasculare.
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„Proiectul 100 de metri pentru sănătate este unul de larg parteneriat pentru că încearcă
să conștientizeze importanța sănătății și păstrarea acesteia în condițiile unei societăți care
trăiește într-un ritm atât de alert, încât de multe ori nu avem timp pentru sănătatea noastră.
Este un proiect pentru trup, pentru minte, pentru menținerea tonusului nostru social, în
condițiile unui echilibru reprezentat de sănătate”, Kikeli Pál, medic cardiolog, președinte al
Fundației Procardia.

„Proiectul dorește să promoveze sănătatea, mișcarea în natură și vrea să conștientizeze pe
oameni privind riscul bolilor cardiovasculare și importanța unui mod de viață sănătos. Credem
că astfel putem să-i convingem pe cei care nu prea fac mișcare să aibă grijă de sănătatea lor”,
Zayzon Zsuzsanna – PR Manager Gedeon Richter.

Cătălin Hegheș

1.6.109 FCM și ce a mai rămas (2012-06-25 06:06)

După doi ani de Liga I, echipa de fotbal FCM Tîrgu-Mureș își va relua pregătirile, dar de
data aceasta în liga a II-a. Conform unui comunicat de presă, postat pe siteul oficial al FCM
(www.fcm-tirgumures.ro) pregătirile vor începe în data de 2 iulie, iar după efectuarea vizitei
medicale, lotul va intra într-un cantonament centralizat la Tîrgu-Mureş, în perioada 9-23 iulie.
Din lotul avut la dispoziţie în sezonul 2011/2012, la FCM Tîrgu-Mureş au rămas: Balauru,
Vagner, Gugu, Szilagyi, Nicu Epaminonda, Bumba, Pădureţu, Astafei, Apostu şi Bujor. Ceilalţi
jucători fie şi-au reziliat contractele, noua lor destinaţie nefiind cunoscută, fie s-au transferat
la alte formaţii. De la formaţia secundă a clubului au fost promovaţi: Kinczel Erwin, Sergiu
Sălaghie, Mircea Pop şi Vereş Zoltan.

La FC Municipal va ajunge şi vârful de atac, Dragoş Huiban, în vârstă de 22 de ani, ultima
dată la FCM Bacău. După reunirea lotului, timp de 10 zile, aproximativ 20 de jucători din zona
Ardeal-ului şi de la FCM 2 vor participa la un trial, în urma căruia vor fi selectaţi mai mulţi
jucători. Referitor la conducerea tehnică, clubul poartă încă negocieri, discuţiile urmând să fie
finalizate în perioada următoare. Campionatul Ligii a II-a va începe pe 18 august, FC Municipal
urmând să facă parte din seria a II-a.

Cristina Vancea
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1.6.110 Off-road la nivel european (2012-06-25 06:11)

Un copil, un hobby, o cauză... Susținerea necondiționată a unui părinte și rezultatele încep
să curgă: campion național la juniori III și vicecampion național la juniori II, motociclism viteză
2011; campion național la Supermoto categoria 65 cmc și vicecampion pentru Europa de Est.

În 2012 are deja un loc 1 la supermoto, 2 clasări pe locul 3 la supermoto în campionatul
est-european și un accident destul de dur la o altă etapă. Este un luptător care în săptămâna
ce tocmai s-a încheiat a fost la concursul de la Moreni de unde a venit cu primul loc la motocros
și merge în acest week-end la Cupa Dementor de la Zărnești (Brașov) pentru a se bate pe
marele premiu pus la bătaie de organizatori: o motocicletă nou-nouță în valoare de 4.000 de
euro.

Are doar 10 ani, concurează pentru Clubul Steaua General Turbo Honda București și, din
păcate, are și o mare problemă: finanțarea performanței. Un singur sponsor a găsit de
cuviință să se aplece spre performanțele micului zburător pe două roți și anume S.N.G.N.
Romgaz S.A., dar nu e suficient. În numele lui Andrei, dar și din partea redacției Punctul, mulțu-
mim tuturor celor care vor realiza că cei dedicați sunt cei ce fac progresul. Andrei chiar e bun...

Cristian Teodorescu

1.6.111 Edilii au fost „unși” (2012-06-25 06:18)

Noua majoritate formată în Consiliul Local Tîrgu-Mureş din UDMR (care are 10 mandate) şi

Uniunea Social Liberală (cu şase mandate) a decis vineri, la şedinţa de constituire a forului

ca noii viceprimari ai municipiului să fie Ionela Ciotlăuş (USL) şi Józsa Tibor (UDMR). Ambii

viceprimari se află la primul mandat în Consiliul Local Tîrgu-Mureş şi au fost votaţi de 15,

respectiv 14 consilieri, în timp ce propunerea Alianţei pentru Mureş, Claudiu Maior, a întrunit

doar şapte voturi. Noii viceprimari fac parte din lotul de 12 consilieri din totalul de 23, care

se află la primul mandat în Consiliul Local. După şedinţa de constituire a CL Tîrgu-Mureş,

viceprimarul Józsa Tibor a precizat că a lucrat în Primăria Tîrgu-Mureş în perioada 2010-2011,

ca director al Administraţiei Domeniului Public, şi că a avut o bună colaborare cu primarul

Dorin Florea. Ionela Ciotlăuş a fost consilier judeţean în perioada 2008-2012 a declarat presei

că aşteaptă să vadă cum va decurge colaborarea cu primarul Dorin Florea, care a câştigat

al patrulea mandat din partea Alianţei pentru Mureş, care este acum în minoritate, având
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7 mandate în Consiliul Local Tîrgu-Mureş. Primarul municipiului Tîrgu-Mureş, Dorin Florea,

a declarat că nu va renunţa la colaborarea cu cei doi foşti viceprimari, Csegzi Sandor şi

Claudiu Maior, şi a subliniat că se aştepta la rezultatul votului de azi. „Nu aceasta a fost, însă,

dorinţa târgumureşenilor”, a declarat primarul Dorin Florea. În plus, viceprimarul Józsa Tibor

este contestat de câţiva membri UDMR, care şi-au exprimat punctul de vedere în şedinţa

organizaţiei municipale. Józsa Tibor a declarat că nu-l interesează cine a votat împotriva lui şi

doreşte să continue munca depusă de fostul viceprimar Csegzi Sandor.

Cine sunt viceprimarii…

Ionela Ciotlăuș membru PNL din 2003. În perioada 2004-2008 a fost membru în Biroul
Municipal Tîrgu-Mureș, iar în perioada 2005-2008 membru și în Biroul Județean Mureș, precum
și președintă a Organizației de Femei a PNL de la Tîrgu-Mureș. În 2009 a fost desemnată
președinte interimar la PNL Tîrgu-Mureș, funcție pe care o îndeplinește și azi. Ca experiență
profesională, Ionela Ciotlăuș a lucrat ca șef serviciu contabilitate la Bankoop între 1991 și
2000, apoi din 2000 până în 2008 a fost șef serviciu financiar la Bere Mureș, pentru ca din
2008 până în prezent să îndeplinească funcția de director executiv al clinicii private Nova Vita
San.

Józsa Tibor, n-a avut nici pe departe o activitate politică în cadrul UDMR comparabilă cu cea

a Ionelei Ciotlăuș în PNL. N-a avut nici o funcție politică de conducere, iar pe plan profesional,

funcția care i-a adus cea mai mare vizibilitate a fost cea de director al Administrației Domeni-

ului Public din cadrul Primăriei Tîrgu-Mureș.

Dobre, oficial

Și Ciprian Dobre este oficial, începând de vineri, noul preşedinte al Consiliului Judeţean
Mureş. Vă reamintim că deputatul a candidat din partea Uniunii Social Liberale (USL) Mureş și
a câştigat în urma scrutinului din 10 iunie preşedinţia Consiliului Judeţean Mureş cu 40,64 %
din voturi, învingând-o pe principala contracandidată, Lokodi Edita Emoke, din partea UDMR,
care a obţinut 34,87 % din sufragii. Potrivit raportării finale a Biroului Electoral Judeţean Mureş,
Ciprian Dobre a obţinut 112.265 de voturi, iar Lokodi Edita Emoke a obţinut 96.324.). La
ceremonia de preluare a mandatului de preşedinte al CJ Mureş de către Ciprian Dobre au mai
participat prefectul judeţului, Alexandru Petru Frătean, deputatul PSD Vasile Gliga, vicepreşed-
intele politic al UDMR, László Borbély, senatorul UDMR György Frunda, fosta preşedintă a CJ
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Mureş, Lokodi Edita Emoke şi alţii.

Dobre a declarat, în cadrul ceremoniei de preluare oficială a mandatului său, în urma alegerilor
locale, că data de 10 iunie a consemnat sfârşitul erei votului etnic în judeţul Mureş: „Niciun
cetăţean nu este mai presus sau mai prejos, toţi suntem stăpânii acestui judeţ (...) Cred că
a venit vremea să fim mândri că suntem români, indiferent de etnie. Cine îşi face griji că
a venit un român la preşedinţia Consiliului Judeţean şi nu va respecta legea sau egalitatea
între cetăţeni, să îşi revizuiască această gândire. 10 iunie a însemnat sfârşitul erei votului
etnic în judeţul Mureş. A venit vremea ca judeţul Mureş să îşi asume proiecte mari”, a
declarat Ciprian Dobre. Acesta a adăugat că turismul în judeţul Mureş are şanse de dezvoltare
foarte mari, iar cifra de afaceri a judeţului este mult sub posibilităţile reale ale acestei unităţi
administrativ-teritoriale.

Despre „absorbţia a fondurilor europene”, Dobre a spus Mureşul se situează undeva în coada

clasamentului şi că prioritatea sa va fi dinamizarea şi mărirea biroului din cadrul CJ care

se ocupă de proiectele europene. „Prioritatea numărul 1 este lărgirea departamentului de

atragere a fondurilor europene, pe care o voi semna chiar azi”, a arătat Ciprian Dobre.

„Un manager pentru secolul XXI”

Ministrul Dezvoltării Regionale şi Turismului, Eduard Hellvig, a subliniat în cadrul ceremoniei

că are încredere că lucrurile promise în campania electorală pentru alegerile locale vor fi duse

la bun sfârşit şi că aleşii USL, inclusiv Ciprian Dobre, vor avea obligaţia să satisfacă nu doar

doleanţele membrilor de partid, ci a tuturor cetăţenilor. „Vă asigur că preşedintele CJ Mureş,

aşa cum îl cunosc, reprezintă în fiecare comunitate locală un manager pentru secolul XXI.

Şi pentru asta, domnule preşedinte Dobre, avem încrederea şi garanţia că lucrurile pe care

le-aţi enunţat în campanie electorală vor fi implementate, vor fi duse la bun sfârşit, şi acest

judeţ, la fel ca şi alte judeţe din România, va beneficia de o modernizare, aşa cum trebuie

să arate România în Uniunea Europeană (...). Dincolo de efortul mare care s-a făcut, dincolo

de efortul politic, o structură politică trebuie să aibă ca prioritate întotdeauna obiectivele şi

priorităţile comunităţii căreia i se adresează. Şi, dragă Cipri, îţi spun în calitate de prieten şi

nu neapărat ca ministru, că obiectivele şi priorităţile fiecărui conducător - că se află în funcţie

în Guvern, că se află în administraţia locală - nu este de a reprezenta sau de a binecuvânta

doleanţele şi credinţele membrilor de partid pe care îi reprezentăm. Datoria noastră, a tuturor,
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celor care vremelnic ne aflăm într-o funcţie publică, este să avem grijă ca în momentul în care

intrăm în funcţia publică să desfăşurăm activităţi care să susţină întreaga comunitate pe care

o reprezentăm”, a accentuat Eduard Hellvig.

Cine este Ciprian Minodor Dobre

Ciprian Minodor Dobre s-a născut în 26 aprilie 1971, la Tîrgu-Mureș. În anul 1996 a fost

licențiat în Științe Juridice la Universitatea Babes Bolyai din Cluj Napoca; este absolvent al

Universității Ecologice Dimitrie Cantemir din Tîrgu-Mures, Facultatea de Drept. În 2005 a

urmat un curs numit "Programul de formare specializată a funcțiilor prefectorale", iar în 2006

a finalizat cursurile Universității „Petru Maior" din Tîrgu-Mures, master Consultanță juridică și

management în afaceri. Tot în 2006 a urmat un curs în "Instrumente Structurale în România".

Din punctul de vedere al activității, Ciprian Dobre este deputat din anul 2008 și a făcut parte

din Comisia juridică, de disciplină și imunități, din Subcomisia pentru monitorizarea hotărârilor

Curții Europene a Drepturilor Omului, Comisia pentru regulament, Comisia comună a Camerei

Deputaților și Senatului pentru elaborarea propunerii legislative de revizuire a Constituției

României, Comisia specială comună pentru dezbaterea în fond, în procedura de urgență a

Codului penal, a Codului de procedură penală, a Codului civil și a Codului de procedură civila,

Subcomisia de Cod civil și Cod de procedură civilă, Comisia parlamentară de anchetă pentru

verificarea situației Societății Comerciale «Nicolina» - S.A. și a modului în care Autoritatea

pentru Valorificarea Activelor Statului a gestionat activele acesteia în perioada ianuarie 2005

- decembrie 2008. Din 2008 este vicepreședinte al Consiliului Județean Mureș; 2005 - 2008 -

Prefect al județului Mureș, 1999 - 2005 - Avocat, Cabinet de avocatură, Baroul Mureș, 1997 -

1999 - Avocat, Baroul Mureș, 1990 - 1997- Mecanic întreținere, Combinatul Chimic „Azomureș”

Tîrgu-Mureș.

Funcții, activități într-un partid politic
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1999 - membru PNL Tîrgu-Mureș ,1999-2000 - președinte TNL Tîrgu-Mures, 1999-2000 -

Secretar coordonator interimar PNL Mureș, 2001-2007 - Președinte PNL Mureș, 2008 – deputat,

2009 - președinte PNL Mureș, vicepreședinte al Comisiei de Administrație și Interne a PNL -

vicepreședinte al subcomisiei de Afaceri Interne, membru Delegația Permanentă, membrul

Consiliului Național Executiv. 2004-2008 - prefect al județului Mureș

Activități culturale

Membru fondator - Asociația Comunităților Mureș Călimani, Membru fondator - Asociația
Comunităților Văii Gurghiului, membru fondator al - Asociației Prefecților și Subprefecților din
România.

1.6.112 Drogul (2012-06-25 06:21)

M-am uitat la televizor la telenovela ce se năștea în direct în jurul domnului Năstase și
nu-mi venea să cred. Era la televizor, în acea noapte de pomină, același ins pe care în urmă
cu vreo doi ai în urmă îl aveam invitat la emisiunea pe care, la acea vreme, o moderam.
Atunci, omul Năstase îmi părea puternic, de-o aroganță care respira prin fiecare por, un simț
al autocontrolului desăvârșit. Iar acum, în acea noapte, era o caricatură, o glumă proastă, o
copie stângace care pocea cumplit originalul.

Pentru politicianul român puterea e drogul cel mai puternic. E un rău care-și cuibărește
tentaculele atât de adânc în mintea lui, încât îl rupe uneori iremediabil de realitate. Nici
măcar setea de bani nu se poate compara cu efectele nocive ale puterii. Ca orice drog, atunci
când, după o perioadă foarte lungă de administrare, el iese brusc din consumul năpăstuitului,
efectele asupra judecății sunt mistuitoare și total ieșite din logica celor care nu l-au consumat.

Indiferent dacă Adrian Năstase a încercat să se sinucidă sau a fost doar un patetic scenariu
pus la cale pentru a evita întâlnirea cu uniforma dungată, explicația e aceeași (chiar nu sunt
adeptul teoriilor conspiraționiste să merg mai departe, ci doar iau ambele variante în vedere).
Pentru un om care încă de mic a fost învățat cu drogul puterii, care a ajuns întâiul om al
țării, a pierdut o bătălie, a fost aproape doborât ca politician, a fost tracasat ani la rândul
cu interminabile procese (după umila-mi părere nu era nevoie de ani de zile de procese,
dumnealui putând fi dovedit vinovat mult mai repede pentru alte fapte), după ce a revenit
ca politician impunându-și indirect omul său la fruntea celui mai mare partid din România,
a fost răpus din nou, de această dată definitiv ca politician, deci om al puterii. S-a trezit
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într-un final rușinos și decadent de om politic, într-o fundătură care-i pecetluia destinul de
a nu mai reveni niciodată în vârful piramidei puterii, unde odată fusese. A căzut din vârf
în cel mai jos loc posibil. Într-un loc pe care drogul puterii nu-l lăsa pe Adrian Năstase să
conceapă că ar putea vreodată ajunge. Iar asta a fost mai mult decât a putut duce rațiunea lui.

Dar Adrian Năstase nu e un exemplu singular, ci a fost doar cel mai teatral pus în scenă. Ca el
sunt o sumedenie alții, care ar trebui să vadă lecția Năstase ca pe o pildă, un posibil sumbru
sfârșit.

Cătălin Hegheș

1.6.113 Războiul pădurilor continuă (2012-06-25 06:31)

[1] Fosta echipă de la conducerea Prefecturii Mureș s-a ocupat îndelung de problema
pădurilor mureșene, smulse permanent din proprietatea statului prin procese anevoioase și
uneori dubioase. Pădurile sunt de cele mai multe ori revendicate de urmașii foștilor grofi
maghiari chiar și în cazurile în care strămoșii lor au fost despăgubiți pentru faptul că le-au fost
luate pădurile.

În 2005 profitând de apariţia Legii nr. 247/2005 (care prevede reconstituirea dreptului de

proprietate privind terenurile forestier deţinute anterior confiscării abuzive de către regimul

comunist), urmaşii nobililor maghiari s-au întors în Munţii Gurghiului să-şi revendice propri-

etăţile. În baza Legii nr. 247/2005, moştenitorii familiilor Bánffy, Kemény, Bethlen, Farkas,

Éltető etc., mulţi dintre ei cetăţeni străini, au depus la Judecătoria Reghin cereri pentru

reconstituirea dreptului de proprietate asupra pădurilor, păşunilor, fâneţelor, terenurilor

agricole şi imobilelor de pe acestea, situate în aria judeţului Mureş. Ca să aibă două şanse

de câştig, moştenitorii au depus aceste cereri atât în nume propriu, cât şi în numele a două

societăţi comerciale din perioada interbelică, reînfiinţate în 2005. Înainte de război, cele două

entităţi, S.C. Domeniul Silvic Gudeameşterhaza S.A. şi S.C. Societatea Anonimă de Silvicultură

Ardeleana S.A., au administrat o parte a fondului funciar – societăţi reînfiinţate ca entităţi

continuatoare ale structurilor iniţiale, „în vederea reconstituirii dreptului de proprietate”. De

aceea, grofii maghiari cer retrocedarea pădurilor în contul societății Gudeamesterhaza, care

ar urma să administreze această arie din Mureș, societatea fiind reprezentată de casa de
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avocatură Rózsa.

Prefectura continuă să se opună

În vremea mandatului prefectului Marius Pașcan, prefectura Mureș a încercat să obțină câștig

de cauză în procesele de revendicare a pădurilor. „Considerăm că, terenurile solicitate nu fac

obiectul Legii nr. 247/2005, deoarece acestea au fost preluate de către Statul Român, în baza

Legii nr. 91/09.02.1945 pentru înfiinţarea Casei de Administrare şi Supraveghere a Bunurilor

Inamice (C.A.S.BI.), anterior datei de referinţă din Legea nr. 245/2007 – 06.03.1945, ca efect al

Legilor 498/03.07.1942, 433/02.1944 şi 478/06.10.1944”, se arată într-un comunicat transmis

de către fostul purtător de cuvânt al Prefecturii Mureș, Cristina Manoilă.

Momentan, noua conducere a Prefecturii Mureș, în frunte cu prefectul Alexandru Petru Frătean,

continuă lupta pentru păstrarea pădurilor în proprietatea statului român. După spusele noului

purtător de cuvânt al Prefecturii, Mugurel Gorea, instituția reprezentată de dânsul a optat

pentru continuitate, pentru continuarea proceselor: „Mergem pe continuitate. Unele lucruri

nu sunt limpezi nici acum. Dar în măsura în care demersurile fostei administrații județene au

fost corecte, acestea vor continua. Sunt o mulțime de procese intentate de fosta administrație

a prefecturii și noi continuăm demersurile”.

Ultimul episod

Ultimul episod finalizat din războiul pădurilor s-a consumat în anul 2012 când „prin Sentinţa
civilă nr. 1394 din 22 iulie, Judecătoria Reghin a respins acţiunea civilă formulată de recla-
manta forma asociativă Domeniul Silvic Gudeameşterhaza S.A. în contradictoriu cu Comisia
judeţeană pentru stabilirea dreptului de proprietate privată asupra terenurilor, şi respinge
acţiunile civile conexate formulate de reclamanta Bánffy Éva Mária Rozália Helena Johanna.
Miza acestui proces era suprafaţa de teren forestier de 19.850 ha pe raza comunelor Stânceni,
Răstoliţa, Lunca Bradului şi Filea Deda”, ne-a transmis Cristina Manoilă.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/fratrean.jpg
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1.6.114 Apa caldă, afacere imobiliară!? (2012-06-25 06:37)

De aproximativ două săptămâni aproximativ 7.000 de tîrgumureşeni nu mai primesc apă

caldă fiindcă societatea de termoficare E-Star Mureş Energy nu şi-a primit banii de la Primărie

şi astfel nu-şi poate nici ea respecta obligaţiile, au anunţat reprezentanţii E-Star. Acum un an

săptămânalul Punctul preconiza că preluarea centralelor de cartier de la Energomur ar fi o

afacere imobiliară pentru că firma ungară plănuiește să intre în posesia centralelor de cartier

pe care să le dărâme şi să construiască apoi în locul lor clădiri care să fie valorificate la preţuri

mult superioare. A venit momentul ca această afacere imobiliară să fie implementată sau

problema apei calde este una datorată într-adevăr lipsei fondurilor…?

Cum a început totul?

Societatea ungară E-Star Mureş Energy a preluat de la fostul operator Energomur 15 centrale
termice. Din zona de concesiune fac parte centralele din cartierele Unirii, Budai Nagy Antal,
centralele 1, 2, 3, 4 din Dâmbul Pietros, centralele 1, 3, 4, 5, 6, 7 din cartierul Tudor, centralele
1 și 2 din Mureșeni precum și centrala care deservește Școala Generală Nr.12. Până de
curând, sistemul de distribuție pe 4 țevi alimenta cu energie termică pentru încălzire și
apă caldă menajeră aproximativ 7.000 de consumatori casnici și 32 de instituții publice. În
vederea menținerii eficienței serviciului, în cele 15 centrale termice funcţionau 53 de cazane.
La început firma avea în plan ca cele 15 centrale termice preluate de la fostul operator să
fie interconectate în 6 centrale, ceea ce ar permite o alimentare mult mai rentabilă și mai
eficientă decât înainte. De asemenea, pentru a implementa un proiect durabil și eficient,
pe lângă dezvoltările ce vizează îmbunătățirea eficienței energetice societatea dorea să se
bazeze din ce în ce mai mult pe surse de energie regenerabile.

În următorii doi ani, după preluare, societatea își propunea o investiție în valoare de 13,5

milioane de euro la Tîrgu-Mureș. Ca parte a investiției, E-Star a pus în funcțiune în mai 2011 o

nouă instalație de încălzire care să asigure confortul Secției de Neonatologie al Spitalului Clinic

Județean Mureș. Societatea a montat de asemenea unități de cogenerare cu motoare cu gaz

în centralele termice de capacitate mai mare și a efectuat lucrări de reabilitare pe sistemul de
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distribuție.

Standby

Societatea care furnizează agent termic, E-Star Mureș Energy, nu mai furnizează apă caldă
consumatorilor de aprov două săptămâni, după ce E.On a sistat gazul la centralele termice lu-
ate în concesiune de firma E-Star. Compania de furnizare a agentului termic are un contract de
concesiune a centralelor termice încheiat cu Primăria Tîrgu-Mureș, care înregistrează datorii de
aproximativ 3,4 milioane de lei, acumulate în ultimele șase luni, reprezentând subvenția și fac-
turile la apa caldă și încălzire pentru instituțiile publice. Astfel, E-Star a acumulat la furnizorul
de gaz datorii de 3,9 milioane de lei. În plus, E-Star a arătat că a înregistrat pierderi de peste
două milioane de euro, din cauza încălcării contractului de către reprezentanţii municipalităţii.

Potrivit unui comunicat dat publicităţii de E-Star „societatea va suspenda pentru o perioadă
nedeterminată furnizarea energiei termice pentru încălzire şi apă caldă în municipiul Tîrgu-
Mureş. În lunile trecute, societatea E-Star nu şi-a putut onora obligaţiile de plată către
furnizorul de gaz EOn, motiv pentru care compania de gaze va închide, în cursul zilei de astăzi
(miercuri, 13 iunie - n.r.), robinetele pe conductele ce deservesc cu gaz centralele termice.
Pe parcursul acestui an, societatea noastră a întâmpinat dificultăţi în a-şi achita restanţele
acumulate, din cauza faptului că în anul 2012 Primăria municipiului Târgu Mureş nu şi-a
îndeplinit obligaţiile asumate prin contractul de concesiune: nu a plătit subvenţia la energie
termică şi nu a achitat nici contravaloarea consumului total de energie termică al clădirilor
aflate în subordinea Primăriei".

Primăria Tîrgu-Mureș a început în această perioadă să chestioneze consumatorii în legătură

cu sistemul centralizat și dacă vor să mai rămână racordați. Concluziile vor fi prezentate în

următoarele zile, în cadrul unor discuții ce vor fi purtate între administrația publică locală și

firma E-Star care furnizează apa caldă și încălzirea în sistem centralizat.

Astfel, în zilele următoare se va stabili care va fi soarta celor 7.000 de consumatori care

au rămas racordați la sistemul de termie. Momentan, primarul Dorin Florea a refuzat să

comenteze problema apei calde, răspunzând scurt: „Apa caldă va veni când va veni”.

Speranţă?

O speranţă vine din partea noului viceprimar al oraşului, Ionela Ciotlăuș (USL) care promite
rezolvarea problemei apei calde. Ciotlăuș a declarat, după ce a fost aleasă de consilierii locali
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în funcția de viceprimar, că apa caldă este prima problemă de care se va preocupa: „Cred
că este o problemă foarte importantă a apei. Unul din primele lucruri pe care le voi face
în calitatea mea de viceprimar este să mă preocup ca nimeni din Tîrgu-Mureș, astăzi, 2012,
să nu mai suferim din cauza lipsei apei calde”. Acum totul depinde de determinarea noului
viceprimar, dar şi de colaborarea cu primarul, care momentan este membru al altui partid.
Oricum Ciotlăuş are sprijinul Consiliului Local Tîrgu-Mureș, majoritatea fiind formată din USL
și UDMR; însă Ciotlăuș este convinsă că ApMS va colabora în Consiliu: „Trebuie să existe o
majoritate în Consiliul Local Tîrgu-Mureș. Sunt convinsă că și ApMS sau fostul PD-L va colabora
cu noi și că nu va fi cazul să avem doar o coaliție UDMR –USL”, a declarat Ionela Ciotlăuș.
Oricum, dacă varianta afacerii imobiliare pe teren fostelor centrale de cartier va deveni o reali-
tate, tîrgumureşenii vor fi nevoiţi să găsească noi metode de a-şi încălzi apa şi apartamentele.

Vasile Dancea

1.6.115 Câștigătorul la Întrebarea săptămânii (2012-06-25 07:10)

Câștigătorul din această săptămână al concursului „Ia-ți baxul de bere și 2 pizza de pe
www.punctul.ro” este Kelemen Levente care a anticipat foarte bine strategia UDMR privind
viitoarea alianță pe care UDMR se pregătește să o încheie cu USL. De altfel, deja la nivel local
UDMR a făcut acest pas atât la nivelul Consiliului Local, cât și la nivelul Consiliului Județean.
Kelemen Levente ne-a răspuns scurt și la obiect:

UDMR ar trebui să negocieze cu USL.

Urmăriți în continuare www.punctul.ro pentru a câștiga săptămânal un bax de bere și 2 pizza,
răspunzând la întrebarea săptămânii.

Paul Ovidiu Moldovan (2012-06-26 10:36:50)
jaleeee . de stiam nu participam
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1.6.116 Lokodi și Dancu vicepreședinți la CJ (2012-06-25 14:17)

Uniunea Social Liberală (USL), care deţine 13 mandate, şi UDMR, care are tot 13, au format
majoritatea, luni, în Consiliul Judeţean Mureş, fiecare organizaţie politică alegându-şi câte un
vicepreşedinte. În urma votului din CJ Mureş, au fost aleşi vicepreşedinţi Lokodi Edita Emoke
din partea UDMR, fostă preşedintă a Consiliului Judeţean în ultimii opt ani, şi Ovidiu Dancu,
preşedinte al PSD Luduş şi fost primar al acestui municipiu, care a fost acuzat în 2006 de
ucidere din culpă. Lokodi Edita Emoke a primit 28 din cele 33 de voturi valabil exprimate, iar
Ovidiu Dancu a obţinut 29 de voturi. Alianţa pentru Mureş a făcut o a treia propunere pentru
funcţia de vicepreşedinte, în persoana consilierului judeţean Vasile Filimon, care a primit şase
voturi.

În şedinţa de constituire a CJ Mureş de luni au fost validate mandatele a 13 consilieri judeţeni
ai USL, 13 consilieri ai UDMR, şase ai Alianţei pentru Mureş (ApMS, formată din PDL, UNPR şi
PER) şi două ale Partidului Popular - Dan Diaconescu (PP-DD). Din cei 34 de consilieri judeţeni
validaţi luni, şapte provin de pe listele de supleanţi, întrucât unii dintre cei aleşi au renunţat la
această calitate, iar unul dintre consilierii judeţeni validaţi luni, Radu Todoran (ApMS), urmează
să opteze fie pentru CJ Mureş, fie pentru Consiliul Local Târgu Mureş, fiind ales pe ambele liste.
În şedinţa de luni a fost invalidat mandatul de consilier judeţean al lui Augustin Fărcaş (PP-DD),
care a fost exclus între timp din partid, întrucât a renunţat la candidatura pentru preşedinţia
CJ Mureş fără acordul partidului.

Noul preşedinte al CJ Mureş, Ciprian Dobre (USL), a câştigat alegerile din data de 10 iunie cu
40,64 % din voturi, învingând-o pe principala contracandidată, Lokodi Edita Emoke, din partea
UDMR, care a obţinut 34,87 % din sufragii.

AGERPRES

1.6.117 Primăria somată să curețe reclamele electorale (2012-06-26 07:32)

Primăria Tîrgu-Mureș a fost somată de Biroul Electoral Central să facă demersuri pentru
îndepărtarea tuturor materialelor electorale care au fost lipite în perioada campaniei electorale,
atât pe domeniul public, cât și pe domeniul privat din Tîrgu-Mureș. La rândul ei, Primăria
cere acum tuturor proprietarilor și chiriașilor de imobile să curețe aceste materiale. Într-o
comunicare oficială, reprezentanții administrației locale subliniază:

În aceste condiţii, în calitate de proprietar (administrator/chiriaş) asupra unor imo-
bile pe care sunt aplicate materiale electorale, vă rugăm să întreprindeţi de urgenţă
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măsuri pentru înlăturarea acestora, demersul întreprins fiind menit a respecta cele
de mai sus, precum şi interesul general în salubrizarea şi curăţenia oraşului.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.6.118 Profesorii încep să ia banii câștigați în procese (2012-06-26 08:18)

Printr-o adresă a Ministerului Educației către inspectoratele școlare din țară, s-a cerut o
centralizare a sumelor pe care fiecare unitate de învățământ o datorează dascălilor. Este
vorba de drepturile salariale neacordate, sume de bani pe care profesorii le-au câștigat prin
procese la diferite instanțe din țară. La rândul său, Inspectoratul Școlar Județean Mureș cere
acum fiecărei școli să facă o situație cu aceste sume, care va fi apoi centralizată la nivel de
județ. În adresa trimisă școlilor, IȘJ cere „situația sumelor câștigate în instanță, prin hotărâri
judecătorești, de către angajații unității școlare pe care o coordonați, în perioada 1.1.2012
până în prezent, pe surse de finanțare”.

Pentru liderul Sindicatului Spiru Haret filiala Mureș Ioan Săcărea, acesta este un semn că
profesorii încep să-și primească înapoi drepturile câștigate la procese, conform unei ordonanțe
de Guvern emisă încă de pe vremea cabinetului Boc, la acea vreme datoriile fiind eșalonate
pe durata a cinci ani, între 2012 și 2016: „Pentru 2012 era prevăzut 5 %. Avem hotărâri
irevocabile și pentru 6 luni și pentru 15 luni. Din această cauză și sumele vor fi diferite.
Conform ordonanței, în cursul anului, trimestrial, se fac aceste plăți, pentru că cei 5 % trebuie
dați până la finalul anului. O sumă totală exactă însă nu vă pot spune”.

C.H.

1.6.119 Vineri e programată festivitatea de la UPM (2012-06-26 11:51)

Vineri, 29 iunie 2012, începând cu ora 12:30, la Sala Polivalentă din Tîrgu-Mureș are loc
festivitatea de absolvire a promoției 2012 de la Universitatea Petru Maior. Toate facultățile au
programate cursuri festive înainte, iar începând cu ora 11:15 coloana de studenți va porni pe
jos pe un traseu spre Sala Polivalentă.
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1.6.120 Transferuri și cursuri pentru antrenori la BC Mureș (2012-06-26 12:14)

Jucătorul sârb Andrija Ciric este primul transfer finalizat de BC Mureş pentru sezonul
2012-13. Ciric este cel de-al patrulea jucător care are contractul semnat după Baczó, Paliciuc
şi Borşa, care au contracte valabile şi pentru sezonul următor. Aceasta este primul sezon
în România pentru Ciric, care în ultimul sezon a jucat în Ungaria, la Pécs, unde l-a avut ca
antrebor pe Srecko Sekulovic, care la rândul său are contract semnat cu clubul mureşean.
Calitatea principală a jucătorului care evoluează pe postul 3 este precizia aruncărilor de la
distanţă, la Pécs având a rată de reuşită de 44 % la încercările de la trei puncte. Andrija Ciric
s-a născut la 28 decembrie 1980, măsoară 199 cm, şi are 101 kg.

Între timp, cei trei antrenori de la BC Mureş, principalul Srecko Sekulovic, secundul Szászgáspár
Barnabaás si antrenorul echipei de Divizia B, George Trif vor participa in acest weekend la
clinicul de antrenori de la Belgrad, unde, printre altele, vor fi prezenţi la cursurile unor
celebri tehnicieni, ca Tim Floyd (NCAA, Chicago Bulls, New Orleans Hornets), Mahmuti Oktay
(Efes Pilsen, Benetton Treviso, Galatasaray), Aco Petrovic (campion mondial cu Iugoslavia ca
antrenor secund), Francesco Cuzzolin (antrenor-preparator fizic al naţionalei Italiei si primul
preparator fizic european din NBA) si Vladimir Stankovic (celebru jurnalist şi expert in baschet).

Sursa: BC Mureș

1.6.121 Confruntare UMF-Guvern și în mandatul Ponta (2012-06-26 14:15)

Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş a depus o plângere prealabilă
împotriva Executivului pentru anularea Hotărârii Guvernului nr. 230/2012, de înfiinţare a
Facultăţii de Medicină în Limba Maghiară, a declarat presei, marţi, rectorul universităţii,
prof.univ.dr. Leonard Azamfirei. ’Suntem încă într-un demers juridic cu Guvernul României;
aşa cum ştiţi, HG nr. 230 a fost suspendată, ea încă nu a fost anulată. Noi am făcut ceea ce
este necesar şi anume plângere prealabilă împotriva Guvernului pentru a obţine şi anularea
HG şi aşteptăm să primim un termen de judecată. În esenţă cred însă că este aici o datorie
juridică şi morală din partea actualului Guvern: cea juridică, evident se referă la faptul că,
dacă a fost temei legal pentru suspendarea HG, cu siguranţă că există temei legal şi pentru
anularea acesteia, iar datoria morală se referă la faptul că actualii guvernanţi au promis că în
momentul în care vor ajunge la guvernare vor anula această HG. Este o promisiune pe care
noi încă aşteptăm ca ei să şi-o ţină’, a declarat Azamfirei.
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Rectorul UMF Târgu Mureş a precizat că instituţia de învăţământ superior trebuie să rămână una
de educaţie şi să nu fie folosită pentru atragerea de capital politic de către anumiţi politicieni.
’Cred că dacă politicienii de la UDMR ar fi înţelepţi, acest subiect, în forma în care acum s-a
fost folosit, nu ar mai fi folosit, pentru că s-a dovedit, până la urmă, că este un subiect perdant.
E firesc să-i preocupe pe fiecare dintre ei învăţământul superior în limba maghiară, dar cred că
ar trebui să aibă un alt tip de abordare, mai ales că în UMF, dacă apele încep să se liniştească,
este meritul şi al românilor şi al maghiarilor care sunt responsabili de acest subiect. Adică UMF
din Târgu Mureş trebuie să rămână ceea ce este în acest moment’, a arătat Leonard Azamfirei.

În data de 4 mai 2012, Curtea de Apel Târgu Mureş a suspendat executarea Hotărârii de
Guvern nr. 230/2012, referitoare la înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în limba
maghiară, în cadrul Universităţii de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş. UMF Târgu
Mureş şi o serie de persoane fizice au cerut anularea actului administrativ reprezentând HG
230/27 martie 2012, însă instanţa de judecată a suspendat executarea înfiinţării noii facultăţi
în cadrul Universităţii, până la pronunţarea pe fond în această cauză. Cererea de anulare a
HG 230/27.03.2012 a fost înregistrat în data de 10 aprilie pe rolul Curţii de Apel Târgu Mureş
şi are fixat ca prim termen de judecată data de 6 decembrie. Decizia instanţei prevede că
până la judecarea pe fond atunci HG nu poate produce efecte, întrucât aplicarea acesteia este
suspendată.

HG nr. 230/2012 privind înfiinţarea Facultăţii de Medicină şi Farmacie în limba maghiară în
cadrul Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş - publicată în Monitorul Oficial,
Partea I, nr. 208, din 29 martie 2012 - vizează înfiinţarea unei noi facultăţi cu patru specializări:
asistenţă generală (în limbile română şi maghiară), medicină (maghiară), Medicină (engleză)
şi Farmacie (maghiară). Prin înfiinţarea acestei noi facultăţi, UMF Târgu Mureş nu pierdea din
structură nicio specializare acreditată şi urma să funcţioneze în continuare cu liniile de predare
în limba română, maghiară şi engleză.

AGERPRES

1.6.122 Ședință extraordinară a CL pe tema termiei (2012-06-26 14:41)

Consilierii primarului din Târgu Mureş, Claudiu Maior şi Csegzi Sandor, au anunţat marţi,
într-o conferinţă de presă, convocarea în şedinţă extraordinară a Consiliului Local, după ce
furnizorul de energie termică din oraş, E-Star Mureş Energy, a anunţat că va rezilia contractul
şi va pleca. Claudiu Maior şi Csegzi Sandor, care au fost viceprimari în mandatul trecut, au
declarat că în urma întâlnirii de marţi cu reprezentanţii societăţii de termie, firma ungară
E-Star Mureş Energy şi-a anunţat intenţia de a pleca, iar cei 6.000 de consumatori din sistemul
centralizat nu vor mai beneficia de apă caldă şi încălzire. Cei doi au spus că, cel mai probabil,
şedinţa extraordinară va avea loc vineri, iar în cadrul acesteia va trebui să se decidă între
mai multe variante de soluţionare a problemei. Una ar fi păstrarea unei părţi a sistemului,
iar furnizarea energiei termice să fie încredinţată Serviciului Locativ, din subordinea Primăriei,
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pentru circa 3.000 de consumatori, iar restul de 3.000 de consumatori să beneficieze de un
ajutor pentru achiziţia unor mijloace proprii de încălzire, de 1.700 de lei.

Maior şi Csegzi au spus că Primăria Târgu Mureş datorează E-Star Mureş Energy 100.000 de
lei, în timp ce E-Star Mureş Energy susţine că datoria ar fi de circa 500.000 de lei. Claudiu
Maior a susţinut că, în realitate, E-Star Mureş Energy - care a preluat în urmă cu aproape doi
ani sistemul de termoficare din Târgu Mureş - a decis să plece pentru a-şi limita pierderile
datorate faptului că nu au reuşit să atragă noi clienţi şi nu din cauza datoriilor pe care le-ar
avea municipalitatea. Conducerea E-Star Mureş Energy arăta, într-o conferinţă de presă, că
societatea intenţionează să plece din oraş întrucât, din cauza datoriilor Primăriei, a fost pusă
în situaţia de a nu mai putea furniza energie termică.

Dacz Gabor, directorul societăţii, susţinea că Primăria Târgu Mureş nu şi-a achitat obligaţiile
contractuale, ceea ce a dus la acumularea de datorii către propriii furnizori, E ON Gaz şi
Electrica, de peste patru milioane de lei. În toamna anului 2010, firma ungară RFV Mureş
Energy SA - devenită între timp E-Star Mureş Energy - a preluat, în urma unei licitaţii, pe o
perioadă de 25 de ani, sistemul de termoficare din zonele oraşului neafectate de debranşări
masive. E-Star şi-a asumat realizarea unei investiţii de 24 de milioane de euro în sistem în
cinci ani de la preluarea reţelei de termoficare, realizând până acum investiţii de circa doi
milioane de euro.

AGERPRES

1.6.123 Viceprimarii scoși cu birourile din Primărie (2012-06-26 14:49)

Viceliderul fracţiunii UDMR din Consiliul Local Târgu Mureş, Andras Peti, a reclamat, marţi,
într-o conferinţă de presă, că viceprimarii aleşi Ionela Ciotlăuş (USL) şi Tibor Jozsa (UDMR)
au primit birouri în afara clădirii Primăriei Târgu Mureş şi că acestora nu li s-au delegat
atribuţii. ’Legea administraţiei publice locale şi legea privind aleşii locali stabileşte drepturile
şi obligaţiile viceprimarului, aceştia îşi exercită atribuţiile de plin drept, li se asigură condiţiile
de lucru care să facă posibilă exercitarea atribuţiilor. Din păcate astăzi (marţi -n.r.) li s-a
atribuit câte un birou în clădirea în care ne aflăm, la etajul trei, care va face foarte greu sau
chiar imposibilă exercitarea funcţiei şi îndeplinirea atribuţiilor pe care le deţin în baza acelor
acte normative pe care le-am menţionat şi mai ales coordonarea departamentelor şi direcţiilor
din primărie care aparţin de dânşii’, a susţinut Andras Peti.

Acesta a spus că alegătorii au votat în data de 10 iunie aceşti reprezentanţi în Consiliul Local,
iar reprezentanţii alegătorilor au ales cei doi viceprimari şi că decizia trebuie respectată.
Viceprimarul USL, Ionela Ciotlăuş, a declarat că nu o deranjează faptul că a primit un birou
în afara clădirii Primăriei Târgu Mureş, că ea doreşte să facă administraţie şi că acest lucru îl
va putea face de oriunde din oraş. ’Cu privire la repartizarea birourilor eu personal nu vreau
să fac niciun fel de comentariu. Am venit să-mi fac treaba, am venit să fac administraţie,
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administraţie se poate face de oriunde - şi din gară dacă se pune un birou, şi în faţa primăriei
dacă se pune un birou, şi în Primărie. Singurul lucru pe care eu i l-am comunicat domnului
Dorin Florea personal este că dacă domnia sa consideră că o relaţie funcţională între vicepri-
mari şi aparatul executiv al Primăriei, respectiv între viceprimar şi domnia sa poate fi realizată
dintr-un birou de pe strada Gheorghe Doja (la peste 300 m de Primărie -n.r.) atunci lucrurile
sunt în regulă. Dânsul mi-a spus că nu are o altă variantă în acest moment şi noi ne începem
treaba şi vom face administraţie de aici’, a arătat Ciotlăuş.

De cealaltă parte, primarul din Târgu Mureş, Dorin Florea, a declarat că cei doi noi vicepri-
mari au venit din afara Primăriei, că au hulit această instituţie, în special Tibor Jozsa, şi că
decizia ca aceştia să stea în altă clădire este determinată şi de intrarea în renovare a unor
spaţii. ’Ei (viceprimarii -n.r.) au venit din afara Primăriei şi dacă ne luăm după mesajele
electorale şi după modul în care au hulit Primăria, în special domnul Tibor Jozsa, care a lucrat
în Primărie şi care apoi a lucrat cu tot felul de găşti de interlopi atacând Primăria în toate
cotloanele, mi-era foarte greu ca acest om să vină să lucreze sau directorii să stea alături
de el. Va fi foarte greu, directorii au ameninţat clar că vor părăsi Primăria în momentul în
care acest om, după ce i-a bălăcărit şi i-a murdărit în maniera în care a făcut-o, să vină să
lucreze. Aceasta este partea urâtă a politicului. Puteau să stea şi în primărie, doar că în
acest moment Primăria intră în reabilitarea instalaţiei electrice şi o serie de directori vor pleca
în spaţiile pe care le mai avem în oraş, la fostul sediu al Energomur, la spaţiul celor de la
Locativ iar celor doi nominalizaţi de Consiliul local le-am recomandat cele două birouri’, a
spus primarul. Acesta a precizat că Ionela Ciotlăuş va trebui să-şi convingă liderii ’că nu poţi
să ataci primăria după-masa şi dimineaţa să vii să-i ceri viceprimarului să lucreze cu primarul’.

Noua majoritate formată în Consiliul Local Târgu Mureş din UDMR (care are 10 mandate) şi
Uniunea Social Liberală (cu şase mandate) a decis vinerea trecută, la şedinţa de constituire a
forului, ca noii viceprimari ai municipiului să fie Ionela Ciotlăuş (USL) şi Tibor Jozsa (UDMR).

AGERPRES

1.6.124 Termen limită pentru subvenții la bovine (2012-06-27 09:50)

APIA Mureș anunță că termenul limită de depunere a cererilor de acordare a primei pe
exploataţie specia bovine este data de 30 iunie 2012. În conformitate cu prevederile art.22
din Regulamentul CE nr. 1122/2009 şi ale Codului de Procedură Civilă: „în cazul în care data
limită de depunere a cererilor sau oricăror alte documente este o zi de sărbătoare oficială, zi
de sâmbătă sau duminică, respectiva dată limită se prelungeşte până în prima zi lucrătoare
care urmează.” Ţinând cont de aceste prevederi termenul limită de depunere a cererilor
pentru acordarea primei pe exploataţie specia bovine pentru anul 2012 este 2 iulie 2012
inclusiv.
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1.6.125 Medifun 12 începe joi. Vezi programul! (2012-06-27 10:03)

În perioada 28 iunie – 1 iulie, Liga Studentilor din Tg Mures , organizează a doisprezecea
ediție a festivalului studențesc Medifun. Evenimentul este cel mai mare festival studențesc
care se organizează la Tîrgu-Mureș și se derulează după un concept unic în România. Timp
de patru zile aproximativ 20 de echipe, adică aproximativ 600 de studenți din Tîrgu-Mureș,
dar nu numai, petrec, se întrec într-o competiție și urmează totodată un program de educație
non-formală, îmbrăcat într-o formă atractivă. Fiecare echipă va fi reprezentată de un nume, un
steag, însemne distinctive, un imn și o scenetă de prezentare, conform instrucțiunilor primite
de către organizatori. Echipele se vor angrena într-o competiție unică, în care vor fi probe
sportive, culturale, sociale și probe surpriză.

Pentru a vedea când sunt programate toate probele, click pe [1]Program MediFun2012

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/Program-MediFun20121.xls

1.6.126 Conferință internațională pe tema patrimoniului cultural
(2012-06-27 10:12)

Secția de Științele Naturii din cadrul Muzeului Județean Mureș organizează, în perioada 28-29
iunie 2012, conform tradiției, conferința internațională de comunicări științifice “Preocupări
recente în cercetarea, conservarea și valorificarea patrimoniului cultural”, ediția a VII-a.
Manifestarea va avea loc în sala de conferințe „Nicolae Grigorescu” a hotelului Continental din
Târgu-Mureș, cu începere din data de 28 iunie 2012, de la ora 10,00.

Sunt invitați profesori universitari și cercetători științifici de la: Academia Română, Univer-
sitatea “Babeș-Bolyai” din Cluj-Napoca, Universitatea din Pitești, Universitatea de Medicină
și Farmacie din Târgu-Mureș, Institutul de Zoologie al Academiei de Științe a Moldovei;
muzeografi și cercetători științifici de la mai multe muzee din țară: Muzeul Național Brukenthal
Sibiu, Complexul Muzeal de Științele Naturii Galați, Muzeul Regiunii Porților de Fier Drobeta
Turnu Severin, Muzeul Județean de Științele Naturii Prahova, precum și profesori de la :Colegiul
Național “Alexandru Papiu Ilarian” din Târgu-Mureș, Liceul Teoretic „Bolyai Farkas” din Târgu-
Mureș și Colegiul Național “Unirea” din Târgu-Mureș.

Programul cuprinde susțineri de comunicări în plen, precum și o masă rotundă cu comunicări
din următoarele domenii: botanică, zoologie, paleontologie, mineralogie-petrografie și muze-
ologie. În cadrul acestei manifestări, va avea loc lansarea volumului XXXI al revistei Marisia,
Studii și materiale, Științele Naturii, care va fi prezentat de către prof. univ. dr. Silvia Oroian,
de la Universitatea de Medicină și Farmacie din Târgu-Mureș și de către prof. univ. dr. Vlad
Codrea, de la Universitatea “Babeș-Bolyai” din Cluj-Napoca. Comunicările prezentate vor fi
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publicate ulterior în anuarul Muzeului Județean Mureș, Marisia, Studii și materiale, Științele
Naturii, XXXII din 2012.

1.6.127 Programul Sighișoara Film Festival (2012-06-27 10:21)

Între 28 iunie şi 1 iulie, Sighişoara Film Festival transformă vestitul oraş medieval în locul
de întâlnire al publicului cinefil cu cei mai apreciaţi regizori, actori şi producători români ai
momentului. Pe lângă maratonul de lung metraje, scurt metraje şi secţiuni speciale, ediţia
a patra a festivalului aduce la cadru şi muzica blues, alături de spectacolul de improvizaţie.
Ediţia din acest an este organizată sub patronajul Centrului Naţional al Cinematografiei,
Primăriei Sighişoara, Consiliului Municipal Sighişoara şi Universităţii Naţionale de Artă Teatrală
şi Cinematografică „I.L.Caragiale” Bucureşti. Iată și care este programul evenimentului:
JOI, 28 IUNIE

• Ora 20.00 – Piața Cetății– Deschidere oficială Sighișoara Film Festival 2012

• Ora 20.30, Concert formatia Summer Set Purple Band

• Ora 21.00, Piața Cetății– in memoriam George Constantin proiecție Reconstituirea, regia
Lucian Pintilie (durata 100’)

VINERI, 29 IUNIE

• Ora 18.00, Piața Cetății– impro-show cu trupa “Backstage Boys”

• Ora 19.00, Piața Cetății– proiecție scurt metraj 15 iulie, regia Cristi Iftime (durata 12’)

• Ora 19.15, Piața Cetății– proiecție scurt metraj Apele tac, regia Anca Miruna Lăzărescu
(durata 31’)

• Ora 19.40, Piața Cetății– proiecție Ursul, regia Dan Chișu (durata 83’)

• Ora 21.20, Piața Cetății- proiecție Toată lumea din familia noastră, regia Radu Jude (durata
107’)

• Ora 23.00, Piața Cetății- proiecție Periferic, regia Bogdan George Apetri (durata 87’)

SAMBATA, 30 IUNIE

• Ora 12.00, Club Aristocrat - PRim (film) ContACT – întâlnire producători film - masteranzi
UNATC, moderată de domnul Sorin Botoşeneanu și domnul Doru Nițescu
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• Ora 18.00, Piaţa Cetății– impro-show trupa “Backstage Boys”

• Ora 19.00, Piața Cetății– proiectie scurt metraj Hello Kitty, regia Millo Simulov (durata 24’)

• Ora 19.30, Piața Cetății- proiecție Chefu, regia Adrian Sitaru (durata 18’)

• Ora 19.50, Piața Cetății- proiectie Loverboy, regia Cătălin Mitulescu (durata 94’)

• Ora 21.15, Piața Cetății– proiectie Din dragoste cu cele mai bune intenții, regia Adrian
Sitaru (durata 105’)

• Ora 23.00, Piața Cetății- proiecție Visul lui Adalbert, regia Gabriel Achim (durata 101’)

1.6.128 Amenzi de 50.000 de lei date de ITM în 5 zile (2012-06-27 13:05)

Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a aplicat în doar cinci zile amenzi în valoare
de peste 50.000 de lei pentru muncă fără forme legale şi a făcut o sesizare către Parchetul de
pe lângă Judecătoria Târgu Mureş pentru constatarea infracţiunii de primire la muncă a mai
mult de cinci persoane fără contract individual de muncă.

Potrivit unui comunicat de presă al instituţiei, pe parcursul celor cinci zile, ITM Mureş a derulat
o serie de acţiuni de control la nivelul angajatorilor de pe raza judeţului, care au avut ca
principal obiectiv depistarea angajatorilor care folosesc muncă nedeclarată precum şi a celor
care nu respectă legislaţia în domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă a angajaţilor. ’În urma
celor 41 de controale efectuate în perioada 18-22 iunie de echipele ITM Mureş pe relaţii de
muncă au fost identificate 13 persoane care lucrau fără forme legale. Inspectorii ITM Mureş au
sancţionat, în total, 25 angajatori, dintre care trei angajatori pentru muncă la negru, dar s-a
întocmit şi o sesizare către Parchetul Târgu Mureş, de constatare a infracţiunii pentru primirea
la muncă a mai mult de cinci persoane fără contract individual de muncă (...) Valoarea totală
a amenzilor aplicate în urma controalelor s-a ridicat la 56.800 de lei, din care 50.000 de lei
pentru muncă la negru’, precizează comunicatul de presă.

În domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă, inspectorii ITM Mureş au efectuat 29 de controale,
în urma cărora au fost constatate 19 deficienţe, fiind dispuse tot atâtea măsuri pentru
remedierea acestora. Potrivit documentului, echipele de control au sancţionat 14 angajatori
şi au aplicat 19 sancţiuni contravenţionale, din care 18 avertismente şi o amendă, în valoare
de 10.000 de lei. Pe parcursul săptămânii trecute, ITM Mureş a arătat că s-au înregistrat patru
accidente de muncă, toate soldate cu incapacitate temporară de muncă.

AGERPRES
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1.6.129 Mureșenii au restanțe de 27 milioane lei la CAS (2012-06-27 13:08)

Cele 18.000 de persoane care figurează cu restanţe la plata asigurărilor de sănătate
datorează în total suma de aproape 27 de milioane de lei, adică de trei ori bugetul lunar
aprobat de Casa de Asigurări de Sănătate (CAS) Mureş pentru Spitalul Clinic Judeţean de
Urgenţă Târgu Mureş, cel mai mare spital din regiune. ’Pe ultima listă primită de la ANAF -
există un protocol încheiat între ANAF şi CNAS - au fost în jur de 18.000 de restanţieri, asta
înseamnă că ar fi trebuit să trimitem decizii de impunere într-o perioadă destul de scurtă, dar
am reuşit să trimitem decizii de impunere la circa 8.000 de restanţieri (...) Există 18.000 de
restanţieri în judeţul Mureş la bugetul asigurărilor de sănătate, cu datorii în valoare de circa 27
milioane de lei. Ca să comparăm, Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Târgu Mureş consumă
lunar suma de nouă milioane de lei, potrivit contractului semnat cu Casa de Asigurări de
Sănătate’, a declarat presei miercuri dr. Valeria Acs, directorul CAS Mureş.

Aceasta a precizat că CAS Mureş nu are posibilitatea recuperării acestor creanţe, date fiind
problemele de personal pe care le are, însă speră ca situaţia să se schimbe odată cu preluarea
încasării contribuţiilor la asigurările de sănătate de către Direcţiile Generale ale Finanţelor
Publice. ’Avem probleme de personal, este o muncă foarte foarte mare, oricum ar fi fost nevoie
de mult mai multe persoane care să se ocupe de partea asta de recuperare a creanţelor. De
la 1 iulie 2012 asigurările de sănătate se vor plăti la Direcţia Judeţeană a Finanţelor Publice
Mureş, care se va ocupa şi de recuperarea creanţelor. Asta ne degrevează activitatea’, a
precizat Valeria Acs.

Şefa CAS Mureş a arătat că şi fără partea de recuperare a creanţelor activitatea instituţiei
este extrem de intensă în această perioadă, întrucât pe lângă operaţiunile obişnuite, se fac şi
instructaje cu medicii din judeţ pentru implementarea reţetei electronice.

AGERPRES

Adrian Dita (2012-06-27 21:01:08)
Am primit si eu o decizie de impunere, numai ca nimeni nu vrea sa-mi ia banii... La Administratia
fincanciara Sighisoara mi-au zis ca nu acolo se plateste si sa ma duc la Posta sa platesc prin mandat
postal. La Posta mi-au spus ca nu pot plati prin mandat postal pentru ca in decizia de impunere nu
este specificat nici un cont bancar sau de trezorerie in care sa poate fi varsata suma. Am trimis
un e-mail la CAS Mures sa-mi spuna cum dracu’ pot sa platesc banii aia afurisiti, au trecut deja 3
zile si n-am primit nici un raspuns... Daca vor banii mei, sa vina sa-i ia. Eu nu-i mai caut... Stat imbecil...
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1.6.130 Oportunități de practică profesională pentru studenți
(2012-06-28 05:51)

Studenţii Universităţilor ’Petru Maior’, ’Dimitrie Cantemir’ şi Universitatea de Arte din
Târgu Mureş vor beneficia, timp de doi ani, de stagii de practică profesională, în baza unui
proiect cu finanţare europeană accesat de Asociaţia Culturală ’Amphion’ în parteneriat cu
Asociaţia Divers din Târgu Mureş. Iniţiatorii susţin că proiectul reprezintă o noutate în România,
este o oportunitate importantă şi unică pentru tinerii studenţi. ’Până în prezent, nu s-a
mai realizat un proiect de asemenea anvergură, cu implicarea studenţilor de la facultăţi şi
specializări diferite, care să efectueze un stagiu comun de practică, interdisciplinar, atractiv
prin oferirea de subvenţii studenţilor şi foarte folositor pentru integrarea lor ulterioară pe pi-
aţa muncii’, se mai arată miercuri într-un comunicat de presă al Asociaţiei Culturale ’Amphion’.

Potrivit comunicatului, în cadrul acestui proiect 140 de studenţi din cele trei universităţi
vor participa la activităţi specifice unei organizaţii culturale, sub îndrumarea unor tutori cu
experienţă în tot ceea ce ţine de înfiinţarea, funcţionarea şi dezvoltarea unei organizaţii negu-
vernamentale. ’Studenţii beneficiari ai acestui proiect vor fi selectaţi de la facultăţile de Drept,
Teatrologie - impresariat artistic şi Filologie, urmând să beneficieze de două stagii de practică
pe an. În primul stagiu îşi vor exersa şi verifica practic competenţele specifice, urmând ca
în cea de-a doua etapă - stagiul de practică interactivă - să lucreze împreună la înfiinţarea,
organizarea şi funcţionarea propriului lor ’ONG’. După realizarea şi dezvoltarea ONG-urilor,
acestea vor fi prezentate tutorilor şi comisiei de evaluare, iar cel mai bun grup de studenţi
va fi premiat cu o vizită de studiu la un potenţial angajator de pe teritoriul Uniunii Europene’,
precizează comunicatul citat. Documentul subliniază că, în vederea susţinerii şi sprijinirii partic-
ipanţilor la proiect, se vor acorda subvenţii fiecărui student care va absolvi stagiul de practică.

Proiectul va fi implementat pe durata a 23 de luni, până la finele lunii ianuarie 2014, şi
beneficiază de finanţare nerambursabilă în valoare de 2.043.514 lei, reprezentând 97,90 %
din valoarea eligibilă a proiectului de 2.087.348 de lei, diferenţa reprezentând contribuţia
partenerilor.

AGERPRES

1.6.131 Serviciu nou de livrări de medicamente la domiciliu (2012-06-28 11:10)

Serviciul de Ambulanță Samaritanus lansează un serviciu de livrări de medicamente la
domiciliu. Acesta va funcționa prin intermediul dispeceratului, iar cei care comandă medica-
mentele trebuie să plătească doar 5 lei în plus. În plus, vor primi și un consult sumar gratuit.
Comunicatul mai precizează:
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Tot ce trebuie să facă pacienţii este să se programeze telefonic la dispeceratul
serviciului de Ambulanţă Samaritanus pentru livrarea medicamentelor prescrise, la
domiciliu .Toate livrările sunt făcute în Târgu Mureş şi se plătesc cu suma de 5 lei. În
această taxă este inclus şi un consult sumar : determinare T.A., Puls, SPO2, efectuat
de un medic sau de un asistent.
Serviciul de Ambulanţă Samaritanus are protocol de colaborare încheiat cu farma-
ciile pentru eliberarea medicamentelor prescrise, angajaţilor serviciului nostru de
ambulanţă.

1.6.132 PCM nu renunță la reînhumarea lui Nyiro Jozsef (2012-06-28 11:16)

Liderul Partidului Civic Maghiar, Szasz Jeno, a declarat, joi, că va solicita o nouă adeverinţă
de reînhumare a scriitorului maghiar Nyiro Jozsef iar în toamnă ar trebui respectată dorinţa
acestuia de fi adus la Odorheiu Secuiesc. Szasz Jeno îl acuză pe primarul din Odorheiu Secui-
esc, Bunta Levente (UDMR), care ar fi eliberat o adeverinţă greşită de reînhumare, fapt care a
dus la anularea acesteia de către Tribunalul Harghita. ’Anual Primăria Odorheiu Secuiesc, prin
Biroul de Stare civilă, emite cel puţin 300 de adeverinţe de înmormântare. Asta înseamnă că
în ultimii 22 ani s-au emis vreo 7 mii de adeverinţe şi niciuna nu s-a greşit, în afară de cea
a scriitorului Nyiro Jozsef. Şi cred că acest lucru s-a făcut voit, tocmai de aceea a întocmit-o
primarul personal, el a semnat (...) Şi de aceea sentinţa de ieri îmi întăreşte această ipoteză’,
a declarat Szasz Jeno, pentru AGERPRES.

Liderul PCM, coorganizator al evenimentului de reînhumare a lui Nyiro Jozsef, alături de
Parlamentul Ungariei, susţine că dacă primarul declară recurs la sentinţa Tribunalului Harghita
înseamnă că doreşte să tragă de timp şi nu vrea ca reînhumarea să aibă loc. Szasz a ţinut să
precizeze că demersul Prefecturii de a solicita anularea adeverinţei este îndreptăţit şi nu are
niciun ’sentiment negativ’ faţă de prefectul Harghitei, care a avut disponibilitate să rezolve
problema, ci este supărat doar pe primarul din Odorheiu Secuiesc. ’Noi suntem supăraţi
pe primar, pentru că el a fost cel care ne-a pus piedici în faţa evenimentului. Acum, noi
aşteptăm de la primar să nu declare recurs şi dacă nu o să facă acest lucru poate emite o
nouă adeverinţă într-un timp util’, a explicat Szasz.

Acesta a precizat că, cel mai probabil, în luna august va solicita o nouă adeverinţă iar în toamnă
ar trebui să aibă loc ceremonia de reînhumare a lui Nyiro Jozsef. Întrebat dacă acest eveniment
va fi public sau privat, liderul PCM a spus că nu poate decide singur întrucât ’ Parlamentul
Ungariei este administratorul cenuşii scriitorului’. Szasz a subliniat că organizatorii doresc
ca demersul să fie legal şi reînhumarea să nu se facă fară adeverinţă. ’Vom solicita o altă
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adeverinţă pentru că singurul obstacol pentru reînhumare este această adeverinţă care este
o adeverinţă de 2 lei, adică trebuie plătit un timbru judiciar de 2 lei. Şi consecinţele acestei
adeverinţe ,dacă faci înmormântare fără ea este o amendă de la 100 la 200 lei. Noi vrem să
fim oameni care respectă întocmai legea şi de aceea vom cere o nouă adeverinţă. Altfel, am
putea să înmormântăm şi fără adeverinţa şi să plătim amenda, dacă vom fi amendaţi. Dar nu
vrem să facem acest lucru pentru că noi credem că trăim într-un stat de drept şi fiecare are
drepturile lui, inclusiv decedatul’, a mai spus liderul PCM.

Primarul municipiului Odorheiu Secuiesc, Bunta Levente, se află într-o delegaţie în străinătate
şi nu a putut fi contactat pentru a-şi exprima punctul de vedere. El a susţinut, însă, în mai
multe rânduri, că adeverinţa este perfect legală şi că reînhumarea poate avea loc. Tribunalul
Harghita a decis, miercuri, anularea adeverinţei de reînhumare, pe motiv că nu a fost întocmită
legal, sentinţa putând fi atacată cu recurs la Curtea de Apel Mureş.

AGERPRES

1.6.133 Concurs national de kendo și mancare japoneză (2012-06-28 12:36)

Între 29 iunie și 1 iulie Clubul Sportiv KASHI, Târgu Mures organizează concurs national
de scrima japoneza si mancare autentica japoneza sub numele de A cincea editie a Cupei
Kanji Tsushima la Kendo. Gazda va fi Sala de Sport de la UMF, iar acțiuniel se vor derula după
următorul program:

• 29 iunie, vineri, orele 17.00-19.00 antrenament

• 30 iunie, sambata, orele 14.00-17.00 competitii individuale(copii, junior, seniori)

• 1 iulie, duminica, orele 09.00-12.00 competitia pe echipe

• 12.00-13.00 ceremonia de premiere

S-au inscris deja in concurs aproape 50 de sportivi de la mai multe cluburi kendo din tara, asa
ca organizatorii se asteapta la o competitie la un nivel ridicat.

Scopul practicării Kendo este: de a forma mintea şi corpul, de a cultiva un spirit viguros,şi
prin antrenament corect şi sever,a strădui pentru înbunătăţire în arta Kendo, a preţui cur-
toazia şi onoarea, a forma relaţii cu alţii în sinceritate şi a căuta întotdeauna cultivarea de sine.
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1.6.134 Minor decedat din cauza unui incediu la o stână (2012-06-28 12:40)

Un minor a murit, iar altul a suferit arsuri pe tot corpul, în urma unui incendiu care a
izbucnit joi dimineaţă la o stână din localitatea Câmpul Cetăţii, informează Inspectoratul
pentru Situaţii de Urgenţă (ISU) ’Horea’ al judeţului Mureş într-un comunicat de presă. ISU
Mureş a arătat că incendiul a fost anunţat prin dispeceratul de urgenţă 112, iar la Câmpu
Cetăţii s-a deplasat Garda de Intervenţie Miercurea Nirajului cu o autospecială de lucru cu
apă şi spumă, Serviciul de Voluntari şi SMURD din Sovata. Potrivit comunicatului, primele
echipaje sosite la faţa locului au fost cele ale Serviciului Voluntar pentru Situaţii de Urgenţă
(SVSU) şi SMURD Sovata, care au constatat că stâna, construită din lemn era arsă complet şi
că există două victime. ’Primele echipaje sosite la faţa locului au fost cele ale SVSU şi SMURD
Sovata, care au constatat în momentul sosirii că stână, construită din lemn pe o suprafaţă
aproximativă de 20 mp, era arsă complet, în interior fiind descoperit corpul carbonizat al unui
minor în vârstă de 10 ani. Un alt minor, în vârstă de 14 ani era în afara construcţiei, având
arsuri pe întreaga suprafaţă a corpului, acesta fiind preluat de echipajul SMURD’, se arată în
document.

SMURD Târgu Mureş a precizat, joi, că minorul care a suferit arsuri a fost transferat la secţia de
Terapie Intensivă de la Clinica de Chirurgie Pediatrică a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă.
Din primele cercetări reiese că cei doi minori locuiau la stână, iar proprietarul stânei era tatăl
unuia dintre ei.

AGERPRES

1.6.135 Apostu rămâne în arest la Tîrgu-Mureș (2012-06-29 09:25)

Curtea de Apel Târgu Mureş a respins, vineri, ca nefondată, cererea de eliberare sub
control judiciar formulată de fostul primar al municipiului Cluj Napoca, Sorin Apostu, care
este judecat în stare de arest preventiv pentru şapte infracţiuni de corupţie. Hotărârea Curţii
de Apel Târgu Mureş poate fi atacată de Sorin Apostu în termen de 24 de ore de la comunicare.

Cererea respectivă a fost formulată de Sorin Apostu şi de avocatul acestuia, Gheorghe
Mateuţ, la termenul de judecată de luni şi a fost motivată prin faptul că ar fi îndeplinite
toate condiţiile pentru ca instanţa să admită solicitarea de eliberare sub control judiciar a
inculpatului. Apărătorul lui Sorin Apostu susţinea că în stadiul actual al procesului au fost deja
audiaţi principalii martori, clientul său nu mai poate influenţa ancheta, iar eliberarea acestuia
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sub control judiciar nu ar prezenta pericol pentru ordinea publică. În plus, spunea avocatul,
durata termenului de arest preventiv la acest moment ’este mai mult decât suficient’, că
’dacă inculpatul ar fi reţinut în stare de detenţie, există riscul detenţiei excesive prin depăşirea
termenului rezonabil’ şi că pe parcursul celor 8 luni de arest preventiv nu au apărut elemente
noi în cauză, care să justifice prelungirea stării de arest preventiv. Avocatul Gheorghe Mateuţ
declara presei că în cazul în care instanţa nu va decide în favoarea clientului său, s-ar putea
ajunge inclusiv la Curtea Europeană a Drepturilor Omului (CEDO).

Procurorul DNA a afirmat, la rândul său, că pedepsele pentru o serie dintre acuzaţiile care
i se aduc lui Sorin Apostu sunt mai mari de patru ani de închisoare, iar acest fapt impune
privarea de liberate a acestuia. Sorin Apostu este singurul dintre cei patru inculpaţi din dosar
- Călin Mihai Stoia, Monica Undina Apostu, soţia fostului primar, şi Aspazia Droniuc, care are şi
calitatea de denunţător - care este judecat în stare de arest preventiv.

Dosarul nr. 1767/33/2011 a fost strămutat a Târgu Mureş de la Curtea de Apel Cluj, iar în
acesta cei patru sunt trimişi în judecată pentru infracţiuni de corupţie, printre care dare de
mită, spălare de bani, fals intelectual etc. La 9 noiembrie 2011, Sorin Apostu a fost reţinut de
DNA şi apoi arestat printr-o decizie a Curţii de Apel Cluj sub acuzaţia că a luat mită în schimbul
încheierii unor contracte legate de asigurarea parcului auto şi de salubrizare. De asemenea,
Călin Stoia, administrator al companiei de salubrizare Brantner Vereş, a fost arestat pentru
dare de mită. Apostu a fost trimis în judecată la 29 decembrie 2011, de procurorii DNA, alături
de soţia sa, avocata Monica Apostu, de omul de afaceri Călin Stoia şi de Aspazia Droniuc, toţi
fiind acuzaţi de fapte de corupţie. La 15 februarie 2012, Sorin Apostu a demisionat din funcţia
de primar al municipiului Cluj-Napoca. În data de 7 martie 2012, dosarul a fost strămutat de
la Curtea de Apel Cluj, la Curtea de Apel Târgu Mureş, iar la 22 martie 2012 fostul primar al
municipiului Cluj-Napoca, Sorin Apostu, şi omul de afaceri Călin Stoia au fost transferaţi la
Penitenciarul din Târgu Mureş.

Primul termen al procesului a avut loc la 2 aprilie 2012, când magistraţii Curţii de Apel Târgu
Mureş au luat în discuţie prelungirea măsurii arestului preventiv în cazul lui Sorin Apostu şi
Călin Mihai Stoia. Măsura de arest preventiv a fost prelungită de mai multe ori pentru Sorin
Apostu, în timp ce omul de afaceri Călin Mihai Stoia a fost eliberat sub control judiciar, la 13
aprilie 2012. La termenul din 27 iunie 2012, Curtea de Apel Târgu Mureş a amânat pentru
29 iunie, pronunţarea asupra cererii de eliberare sub control judiciar formulată de Apostu,
datorită necesităţii studierii de către instanţă a numeroaselor documente depuse în apărare
de către avocatul lui Sorin Apostu. Cererea de eliberare sub control judiciar a fost formulată
de Sorin Apostu şi de avocatul acestuia, Gheorghe Mateuţ, la 25 iunie 2012, motivându-se că
ar fi îndeplinite toate condiţiile pentru eliberare. De asemenea s-a motivat că în stadiul actual
al procesului au fost deja audiaţi principalii martori, ancheta nu ar mai putea fi influenţată, iar
eliberarea sub control judiciar nu ar prezenta pericol pentru ordinea publică. În plus durata
termenului de arest preventiv de peste 8 luni este considerată, de apărare, suficientă, iar pe
parcursul acestei perioade nu au apărut elemente noi în cauză, care să justifice prelungirea
stării de arest preventiv.

AGERPRES
Apostu rămâne în arest la Tîrgu-Mureș
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1.6.136 Datoriile către CAS trec la Finanțe (2012-06-29 09:34)

Începând cu data de 1 iulie, deci practic de luni, datoriile pe care le aveți către Casa
Județeană de Asigurări de Sănătate vor fi administrate de Ministerul de Finanțe, prin ANAF.
Într-un comunicat de presă, CJAS Mureș precizează:

„Începând cu data de 1 iulie 2012, competența de administrare a contribuțiilor sociale obliga-
torii datorate de persoanele fizice prevăzute la cap.ll şi lll din titlul lX^2 al Codului fiscal, revine
Agenției Naționale de Administrare Fiscală. Cu aceaşi dată, contribuțiile sociale menționate
mai sus se achită la unitățile Trezoreriei Statului din cadrul organelor fiscale în raza cărora
sunt luați în administrare contribuabilii, în conturi de venituri bugetare distincte, codificate cu
codul de identificare fiscală al contribuabililor”.

1.6.137 De sâmbătă se închide str. Papiu (2012-06-29 12:50)

Începând cu ziua de sâmbătă 30 iunie 2012, ora 17:00, se închide parţial circulaţia pe strada
Alexandru Papiu Ilarian, în sectorul de la intersecţia cu strada Corneşti până la intersecţia cu
Bulevardul 1 Decembrie 1918. Închiderea zonei se va face pe o perioadă de aproximativ 60
de zile, timp în care se vor desfăşura lucrări de reabilitare a reţelelor de apă, gaz, canalizare,
reţele electrice, iluminat stradal, reabilitare trotuare şi căi de acces, consolidare a pereţilor
laterali şi lărgire a carosabilului.

În aceste condiţii, circulaţia spre zona de agrement Platoul Corneşti se va putea face pe
următoarele rute: strada Ştefan cel Mare – strada Bradului – strada Vulcan – strada Corneşti,
strada Mihai Viteazu – strada Alexandru Papiu Ilarian – strada Corneşti, strada Mihai Viteazu –
strada Verii – strada Corneşti.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș
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1.6.138 Târg de produse handmade la J’ai Bistrot (2012-06-29 12:55)

Începând de azi și până duminică după-amiază J’ai Bistrot găzduiește pe propria terasă un târg
de produse hand-made. Târgumureșenii pot să-și achiziționeze jucării, bijuterii și alte produse
făcute manual pentru copii, dar și pentru părinți.

1.6.139 Deputatul Kerekes vrea modificări la Legea Pensiilor
(2012-06-29 13:00)

Secretarul Comisiei de Muncă şi Protecţie Socială din Camera Deputaţilor, Kerekes Karoly,
a declarat, vineri, la Târgu Mureş, că îşi va promova iniţiativa referitoare la personalul încadrat
în grupa I de muncă dacă Guvernul nu va depune proiectul Legii Pensiilor până în toamnă.
Kerekes Karoly a precizat, într-o conferinţă de presă, că iniţiativa sa a fost suspendată în
Comisia de Muncă şi Protecţie Socială din Camera Deputaţilor, la cererea ministrului Muncii,
Familiei şi Protecţiei Sociale, Mariana Câmpeanu, care a susţinut că Guvernul va elabora în
această vară proiectul Legii Pensiilor.

Acesta a spus că la ultima şedinţă a Comisiei au figurat pe ordinea de zi două proiecte de
acte normative importante, care afectează soarta sutelor de mii de persoane din ţară, una
fiind chiar iniţiativa legislativă care ar pune capăt discriminării persoanelor care au lucrat în
grupa I de muncă înainte de 1 aprilie 2001. ’Noua lege (din 2011 -n.r.) - motiv pentru care
nu am votat legea pensiilor - a degradat aceste persoane care înainte de 1 aprilie 2001 au
lucrat în grupa I (...) Aceste persoane au fost degradate la situaţia persoanelor din grupa a
II-a de muncă. Am vrut să reintroduc această dispoziţie tranzitorie în noua lege a pensiilor
şi am depus în 2011, mai, o iniţiativă legislativă (...) Doamna ministru Câmpeanu a venit şi
mi-a cerut, chiar în plenul Comisiei, să fie respinse cele două iniţiative legislative, a mea şi
a liberalilor. Motivul nu era acela că nu ar vrea să rezolve problema, ci faptul că Guvernul
pregăteşte, în vară, modificarea legii pensiilor’, a arătat Kerekes.

Deputatul a spus că dacă în luna septembrie nu va fi promovat proiectul de lege a pensiilor
de către Guvern, îşi va repune pe ordinea de zi iniţiativa sa, întrucât există sute de mii de
persoane care au fost încadrate în grupa I de muncă, dar au fost incluse în grupa a II-a. ’Am
condiţionat ca până în septembrie să vină Guvernul cu proiectul, în caz contrar voi cere în
comisie să fie aprobată iniţiativa mea, cu sprijinul PDL. Problema a fost tergiversată timp de
trei ani. D-na Mariana Câmpeanu a spus că nu este împotrivă, dar vrea să facă o singură
modificare a legii pensiilor, în care va cuprinde şi această propunere a noastră. Practic s-a
amânat. Nu s-a respins. Comisia a aprobat amânarea până la prima şedinţă a Comisiei din
septembrie. (...) Dacă va veni în octombrie, o să forţez să trecem această iniţiativă, noi,
UDMR’, a arătat Kerekes Karoly.

Deputatul a spus că de degradarea din grupa I în grupa a II-a sunt afectaţi viitorii pensionari,
care - date fiind condiţiile de muncă grele în care au lucrat - ar putea să beneficieze de o
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reducere a vârstei de pensionare. ’A spus şi doamna ministru că este de acord, numai că
acum nu vrea, pentru că trebuie să discute cu FMI. (...) Începând cu Legea 19 a pensiilor.
care a intrat în vigoare în 2011, au fost schimbate denumirile acestor grupe de muncă: grupa
de muncă ’specială’ pentru grupa a I şi ’deosebită’ pentru grupa a II-a. Atunci au început să
scoată o anumită categorie din grupa I de muncă, din diferite motive - de a economisi bani,
de a menţine cât mai mult oamenii pe piaţa de muncă, să nu iasă la pensie. Cei din grupa I
puteau ieşi mai devreme şi aceasta este din timpul regimului socialist. Legea 19 nu a abrogat
acele articole, a lăsat o bucată de vreme să iasă la pensie această categorie, pentru că odată
şi odată vor ieşi, deci a menţinut timp de 10 ani această posibilitate prin dispoziţiile tranzitorii.
Legea 263, noua lege a pensiilor, a abrogat această posibilitate, ultima reformă a pensiilor
datorându-se presiunilor făcute de FMI’, a precizat Kerekes Karoly.

AGERPRES

doina (2012-09-23 04:55:01)
Este interesant cat de multa preocupare exista permanent pentru pensiile militare... tot o
arma(chimica,e drept) a fost si inca mai este combinatul unde lucrez. Toata admiratia domnule
Kerekes, succes si sanatate!

codrea ilie (2012-10-13 17:46:47)
Bunul dumnezeu sa nu-i ajute celui care a anulat acel drept de 6 luni la an pentru grupa 1 de munca
,eu am inpachetatsi inghitit negru de fum si rog pe doamna cinpeanu sa faca la loc gr 1 de munca
altfel e discriminare.

NITA ION,.PLOPENI, PRAHOVA,. (2012-10-14 17:16:35)
VA MULTUMIM,.SUCCES,.DACA REUSITI VE-TI FI PERSOANA CEA MAI STIMATA DIN ROMANIA(mai exista
oameni cu suflet care segandesc si la noi,.muncitori,.,MULTUMIM!!

Dragan Sanda (2013-01-29 15:26:52)
Domnule Kerekas va rugam mult repune-ti pe ordinea de zi . daca se poate la urgenta Pl-x7172011
sintem pe zi ce trece mai putini datorita conditiilor vitrege in care am lucrat,Doamna Campeanu
trebuie sa indrepte gresala d-nei Anastase altfel nu e nici o diferenta intre dumnealor.Ar trebui sa
asculte vocile oamenilor nu indicatiile F.M.I. Va multumesc.

Geta Zdrenghea (2012-08-30 17:34:25)
sint sigura ca toate persoanele care au lucrat in gr 1 de munca apreciaza acest gest al d-lui deputat
de a ne recastiga iar dreptul pe care l-am pierdut retroactiv cred ca in nici o alta tara democrata nu iti
ia prin lege un drept acumulat in urma cu 20 de ani nu eate moral sper ca mai multe persoane sa isi
spuna parerea

Croitoru Gheorghe (2012-09-12 12:26:31)
Nesansa multora, si mai ales a celor aflati acum in prag de pensionare, consta in faptul ca angajatorul
a falimentat sau nu a vrut si nici nu s-a gasit nimeni sa-l determine, ca in virtutea HG1025/2003, sa
faca cererea de recunoastere a conditiilor de munca din grupa a I a ca fiind similare locurilor de munca
in conditii speciale, stipulate de art.24, anexa 2, Legea 263/2010. Neregasindu-se pe lista locurilor
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de munca in conditii speciale retrogradeaza salariatii la nivelul celor din grupa II a de munca (acum
conditii deosebite), desi contributiile la fondurile de asigurari sociale au fost diferentiate. Mai mult,
aceasta amputare sau retrogradare se refera si la perioada anterioara aparitiei legii 19/2000. Se pare
ca singura cale de atac impotriva acestei prevederi inechitabile nu este decat o initiativa legislativa
de modificarea actualei legi a pensiilor pentru a indrepta ce-i stramb si nedrept, initiativa salutara
adeputatului Kerekes Karoly

Toma Stefan Cimpoies (2012-09-15 15:35:14)
Ar fi binevenita aceasta REPARATIE. Ma aflu intr-o astfel de situatie. Trebuia sa-mi depun dosarul pe 1
februarie 2011 iar legea a fost introdusa cu 3 luni mai devreme( legea veche 19/2000 era valabila pina
la 31 martie 2011) Astfel pentru o luna de zile, nerecunoscindumi-se grupa 1 integral, mai trebuie sa
lucrez 8 ani ( legea noua 263/2010 mareste si virstra de pensionare)

Potoroaca Gina (2012-09-23 04:51:07)
Astept cu interes noua Lege a pensiilor.Succes domnule Kerekes!!!

Lenuta Cretu (2012-10-15 13:55:26)
SPER SA FIE CORECTATA ACEASTA MARE DISCRIMINARE!!

Toma Stefan Cimpoies (2012-10-23 04:03:14)
Initiativa de modificare NU a trecut. Si asta datorita celor din PSD si PNL care au votat NU. Iata: Prezenţi
Nr. voturi Pentru Împotrivă Abţineri Nu au votat* PL 717/2011 pentru modificarea şi completarea Legii
nr.263 / 2010 privind sistemul unitar de pensii publice 16:40 9528 Mutare pe OZ de la pct.67 la pct.4
47 20 23 4 -

Enache Benone (2013-01-02 16:08:16)
SPER CA ACEASTA DISCIMINARE SA FIE INLATURATA IN 2013...NOUL GUVERN SI NOUL PARLAMENTSA
FIE ALATURI DE POPOR SI SA INLATURE ACEASTA NEDREPTATE ...SPER CA DOMNUL KEREKES SA FIE IN
CONTINUARE VOCEA NOASTRA IN PARLAMENT ....SA VA AJUTE DUMNEZEU ....

1.7 July

1.7.1 Nu numai un nou Parc (2012-07-01 20:15)

Asociaţia Tineretului Maghiar de pe valea Târnavei Mici, în parteneriat cu Gimnaziul de
Stat „Traian” şi Consiliul Local al municipiului Tîrnăveni au amenajat un nou parc. Finanţatorul
proiectului au fost Fundaţia pentru Parteneriat Miercurea Ciuc şi MOL România, iar perioada
de derulare a proiectului a fost cuprinsă între lunile aprilie şi iunie ale acestui an.

În cadrul proiectului a fost reamenajat, înfrumuseţat, reecologizat şi reîmprospăţit spaţiul
vizat, au fost plantate 30 de bucăţi de ienupăr târâtor, 100 de trandafiri polyantha, 20 de
bucăţi de catalpa, 5 molizi argintii, 50 de bucăţi de măr decor, a fost folosit 20 de kg de
gazon pentru gazonarea terenului. Lucrările au fost efectuate de elevii de la Gimnaziul de
Stat Traian, voluntarii Asociaţiei Tineretului Maghiar de pe valea Târnavei Mici sub îndrumarea
specialiştilor de la Sera Primăriei Târnăveni.
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Cei doi organizatori ai proiectului, Fodor Iosif şi Gagyi Zoltán au declarat că „obiectivele
urmărite au fost creşterea gradului de conştientizare a cetăţenilor privind problemele de
mediu, transformarea comportamentelor cotidiene ale elevilor în stiluri de viaţă ecologice,
sănătoase şi durabile prin reamenajarea şi întreţinerea unor spaţii verzi, evidenţierea interde-
pendenţei între calitatea mediului, calitatea vieţii şi calitatea viitorului, dezvoltarea spiritului
civic şi a capacităţii elevilor de a lua decizii, creşterea respectului faţă de voluntariat, dar
şi diversificarea lui, implementarea unei educaţii ecologice centrate pe elevul de astăzi,
viitorul cetăţean educat în spirit ecologic de mâine, colaborarea cu comunitatea locală şi
stabilirea unor parteneriate durabile între societatea civilă şi instituţiile statului, revitalizarea
vieţii Gimnaziului, creşterea renumelui prin implicarea tuturor elevilor, cadrelor didactice, în
realizarea unui proiect comunitar.”

În cadrul proiectului au mai fost organizate concursuri tematice cu participarea elevilor de la
Gimnaziul de Stat „Traian”, în fiecare lună a fost ales ecologistul lunii din rândul elevilor, s-a
realizat premierea la sfârşitul anului a clasei care s-a implicat cel mai activ în acţiuni ce ţin
de proiect, s-au distribuit fluturaşe şi pliante pentru mediatizarea proiectului şi a unui mod de
viaţă ecologist. Bugetul total a fost de peste 3.500 de lei, cea mai mare parte fiind suportată
de către finanţator.

Mircea Barbu

1.7.2 Maria Precup a fost oficial numită primăriță (2012-07-01 20:20)

Sala Mare a Casei de Cultură „Eugen Nicoară” din Reghin s-a umplut până la refuz în seara
zilei de joi, 28 iunie, când, de la ora 19, s-a desfășurat Şedinţa de constituire a noului Consiliu
Local şi instituirea oficială a primarului ales al municipiului Reghin, Maria Precup.

Ceremonia a fost oficiată de prefectul judeţului, Alexandru Petru Frătean, care a fost „asistat”

de 3 consilieri locali : „Decanul de vârstă Aszalos Gavril (UDMR) şi cei mai tineri membri ai

Consiliului, Adriana Pop şi Mihai Pădurean (ambii USL).

Jurăminte

După validarea prin vot a celor 19 componenţi ai deliberativului reghinean (Aszalos Gavril-

UDMR, Bendorfean Traian- PPDD, Bândilă Claudiu- USL, Bodó Zoltán - UDMR, Branea Gheorghe-
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USL, Cocean Maria-PPDD, Danciu Gavril- USL, Demeter Mária - UDMR, Gliga Daniel- USL, Horea

Gheorghe- USL, Kalabér László - UDMR, Marian Ovidiu- USL, Márk Endre - UDMR, Nagy András

- UDMR, Pădurean Mihai- USL, Pop Adriana- USL, Todoran Aurelian- USL, Socol Ioan- USL şi

Zsigmond Zsolt- UDMR), a urmat depunerea jurământului. Hotărârea judecătorească de vali-

dare a mandatului primarului Maria Precup a fost citită de şefa Judecătoriei Reghin, Gabriela

Badiu. Profund emoţionată de solemnitatea momentului, dar fericită, Maria Precup a depus

jurământul cu mâna pe biblie şi a fost îndelung aplaudată de cei prezenţi în sală.

Încă nu avem viceprimar

A urmat prima şedinţă a noului Consiliu Local şi mulţi dintre spectatori au crezut că vor

asista la desemnarea viceprimarului, lucru care nu s-a întâmplat. Noii consilieri şi-au ales

un preşedinte de şedinţă, care să conducă viitoarele întâlniri timp de 3 luni, în persoana lui

Gavril Danciu (USL). Acesta a mulţumit tuturor celor care au acordat încredere grupării politice

din care face parte şi a declarat închise lucrările primei şedințe a Consiliului Local Municipal

Reghin.

Discursuri de felicitare şi susţinere

A urmat o sesiune de alocuțiuni. Primul care a vorbit în faţa microfonului a fost protopopul
Teodor Beldean. Prezenţi la eveniment, prefectul judeţului-Alexandru Petru Frătean, preşedin-
tele Consiliului Judeţean - Ciprian Dobre şi preşedintele PSD Mureș- deputatul reghinean Vasile
Gliga, au susţinut în discursurile lor ideea de unitate şi responsabilitate la nivelul USL şi şi-au
declarat încrederea deplină în noul primar al municipiului Reghin, doamna Maria Precup.

Printre vorbitori s-a aflat şi fostul primar, Nagy András, care a mulţumit tuturor pentru că
l-au susţinut în realizările din ultimii 8 ani, a felicitat-o pe Maria Precup dorindu-i succes şi
a încheiat spunând că va face tot ceea ce îi stă în putinţă, în calitate de consilier, pentru
dezvoltarea în continuare a oraşului. Ultimul cuvânt l-a avut Maria Precup. Primăriţa a fost
îndelung ovaţionată chiar înainte de a rosti vreo vorbă. Discursul ei a fost unul de suflet, dar a
punctat ideea de responsabilitate, unitate şi colaborare. Maria Precup şi-a reafirmat hotărârea
de a-şi respecta fiecare promisiune din campania electorală exprimându-şi intenţia de a păstra
şi continua ceea ce s-a făcut bun şi de a implementa proiecte noi care să ridice standardele
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de viaţă ale reghinenilor. „Vom munci împreună şi apoi ne vom distra tot împreună”, a fost
propoziţia care a declanşat ropote de aplauze.

Emeșe Ardelean

1.7.3 Administraţie nouă pentru un nou început (2012-07-01 20:25)

Vineri, 29 iunie, de la ora 11 în Sala Mare a Casei de Cultură „Pompeiu Hărăşteanu” Luduş

s-a desfăşurat şedinţa de constituire a Consiliului Local, validarea primarului ales, alegerea

viceprimarului, depunerea jurământului acestora şi constituirea Comisiilor de specialitate

ale Consiliului Local. Au fost prezente în Sală câteva sute de cetăţeni, simpatizanţi ai celor

aleşi, conducători de instituţii publice şi oficialităţi ale judeţului printre care Ovidiu Dancu,

vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Mureş, Manuel Butilcă, subprefect, consilierii judeţeni

Cristian Chirteş, Dinu Socotar şi Florin Urcan.

Validare fără probleme

Şedinţa a fost deschisă de secretara oraşului, Eugenia Giurgea, după care subprefectul Manuel
Butilcă a constatat că sunt îndeplinite prevederile Legii 215/2001, privind administraţia publică
locală şi Ordinul Prefectului Judeţului Mureş nr. 219/2012. Prima şedinţă a legislativului local a
fost condusă de Liviu Botezan, decan de vârstă al Consiliului, aflat la al 6-lea mandat. Comisia
de validare a fost propusă de Ioan Bungardi în componenţa: Liviu Botezan, Sorinel Tripon,
Cristina Dancu, Cornel Boitoş şi Enyedi Mihai. Comisia a verificat dosarele consilierilor şi a
întocmit procesul verbal de validare în care sunt evidenţiaţi cei 17 consilieri locali: Cornel
Boitoş, Liviu Botezan, Ioan Bungardi, Cristina Dancu, Gelu Puia, Daniel Şofron, Daniel Totu şi
Sorinel Tripon de la USL; Tănasie Bologa, Dorin Grama, Florin Nistor, Ioan Pop, Simion Trifan şi
Ciprian Turdean de la Ap MS; Enyedi Mihai, Kiss István şi Pap Andrei de la UDMR.
După ce preşedinta Judecătoriei Luduş, Anamaria Hambeţiu a dat citire sentinţei judecătoreşti,
prin care toţi consilierii locali au fost validaţi, aceştia au depus jurământul, după care au fost
aprobaţi prin vot în mod individual. De la depunerea jurământului a lipsit consilierul Vasile
Trifan, absent motivat, el urmând să depună jurământul la prima şedinţă de CL.

Confirmarea votului din 10 iunie acordat primarului Cristian Moldovan s-a consfinţit prin
sentinţa judecătorească prezentată de preşedinta Judecătoriei, Anamaria Hambeţiu. Vizibil
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emoţionat, noul primar a spus, după ce a mulţumit cetăţenilor din Luduş printre altele:
„Această schimbare este una de bun augur pentru luduşenii care merită o echipă nouă la
Primărie” şi „Planurile noastre de viitor izvorăsc din nevoile reale ale comunităţii, nu din
interesele unui grup privilegiat de prieteni”. Alegerea viceprimarului şi a membrilor din comisii
Conform Legii 215/2001, viceprimarul este ales de către consilierii locali. Pentru aceasta,
Enyedi Mihai l-a propus pe Kiss István de la UDMR, iar Dorin Grama l-a propus pe Ciprian
Turdean de la Ap MS. A fost un vot secret cu buletine, al cărui rezultat, după validare a fost
anunţat de Liviu Botezan: 11 voturi „pentru” a primit Kiss István, 5 voturi a primit Turdean.
După toate probabilităţile, viceprimarul Kiss István a fost ales cu voturile consilierilor USL şi
UDMR.

Pentru că a fost o bună organizare în pregătire, comisiile de specialitate ale CL au fost aprobate
rapid şi în unanimitate.
La comisia pentru „Administraţia domeniului public şi privat şi Administraţia publică locală”,
propunerea a fost făcută de Daniel Totu şi îi cuprinde pe: Sorinel Tripon, Liviu Botezan, Pap
Andrei, Florin Nistor, Ioan Pop. Comisia „Buget, finanţe, contabilitate şi fonduri europene” a
fost propusă de Enyedi Mihai: Ioan Bungardi, Daniel Şofron, Dorin Grama.
Comisia „Urbanism, Amenajarea teritoriului şi Protecția mediului”, propunerea făcută de
Cornel Boitoş: Gelu Puia, Kiss István, Simion Trifan. Comisia „Învăţământ, cultură, sănătate,
sport, agrement, culte şi Protecţie socială”, propunere făcută de Daniel Şofron: Enyedi Mihai,
Cristina Dancu, Tănasie Bologa. Gelu Puia a propus în Comisia: „Apărarea drepturilor omului,
Juridică, Ordine Publică şi Relaţia cu cetăţenii” pe Cornel Boitoş, Daniel Totu şi Ciprian Turdean.

În final au luat cuvântul consilierii judeţeni, Florin Urcan, Cristian Chirteş şi Dinu Socotar.
Vicepreşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Ovidiu Dancu a urat succes noii administraţii
locale şi a subliniat că „Aşteptările oamenilor trebuie satisfăcute. Administraţia este pentru
oameni şi în interesul lor şi nu invers” şi „Astăzi beneficiaţi de sprijinul CL, al CJ, al Prefecturii,
al Guvernului şi din toamnă a unui Parlament majoritar USL”. Din partea alegătorilor a vorbit
Ioan Armenean, iar salutul clerului a fost rostit de protopopul Iuliu Bacali. Subprefectul Manuel
Butilcă a asigurat conducerea oraşului de tot sprijinul în perioada următoare. Este nevoie de
aceasta pentru că urmează patru ani grei de muncă.

Ioan A. Borgovan

Magyara Rudolf (2013-03-25 13:52:07)
re o sumedenie de boli si abia face rost de bani pentru medicamente. Un tanar in varsta de 27 de ani
cere sprijin celor care vor sa il ajute cu suma de 300 de ron pe luna. Acestia sunt banii care l-ar tine in
viata pentru urmatorii ani. Pentru ca nu ii are, baiatul e la un pas de moarte. Leonard Maghyra are 27
de ani si locuieste intr-un azil din Medias. Baiatul asufera de ulcer, oligofremie, hepatita cronica virala
cu virus V, hernie si ciroza. Tratamentul il costa 300 de lei lunar, bani pe care nu si permite. Tatal sau
a murit mama nici nu vrea sa auda de el, fiind abandonat de mic intr-un centru de plasament. De
curand a primit si un certificat de handicap dar pensia care ii va intra in cont in fiecare luna este de
doar 33 de lei. Cine doreste sa il ajute pe Leonard cu cat poate este rugat sa depuna o suma cat de
mica in contul: RO36 RNCB 0231 0888 5552 0001„„ becere
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1.7.4 Primarul și noul CL au fost instituiți (2012-07-01 20:28)

Săptămâna trecută, consilierii locali aleși, în data de 10 iunie, pentru a reprezenta mu-
nicipiul Sighișoara au fost convocați la şedinţa de constituire a Consiliului Local. Şedinţa
a fost deschisă de reprezentantul Prefectului judeţului Mureş care a constatat îndeplinirea
condiţiilor legale şi a dat cuvântul decanului de vârstă al consilierilor aleşi, dl. Gál Ernô, pentru
a conduce şedinţa. În prezidiu s-au mai aflat primarul ales, Ioan Dorin Dăneşan şi noul secretar
al municipiului Sighişoara, jrs. Iulian Badea şi conform legii, cei mai tineri consilieri – Bândea
Dan Eugen şi Sîrbu Iulian.

Ședința a cuprins alegerea Comisiei de validare cu următoarea componenţă: Adrian Ghercă –
președinte, Gavrilă Ionel, Iosif Marin, Pop Claudiu, Tóth Tivadar; consilieri declaraţi aleşi: Dan
Eugen Bândea, Adrian Bontea, Adrian Burlacu, Cristian Ciucan, Dan Constantin Enescu, Tiberiu
Ferencz, Marieta Maria Fintoc, Gál Ernô, Ionel Gavrilă, Adrian Constantin Ghercă, Iosif Marin,
Petru Oprean, Ovidiu Daniel Matei, Dan Perţe, Claudiu Pop, Nicolae Remus Seracu, Iulian Sîrbu,
Şuteu Octavian, Tóth Tivadar.

A urmat apoi depunerea jurământului de către consilierii validaţi, alegerea preşedintelui de

şedinţă în persoana lui Gál Ernô, prezentarea Hotărârii judecătoreşti de validare a alegerii

primarului, depunerea jurământului de către primar. A urmat momentul solemn al înmânării

eşarfei tricolore, ca semn al autorităţii administraţiei publice locale, şi rostirea jurământului

de către primarul ales. Garda Cetăţii a fost pata de culoare a acestei şedinţe festive, fiind un

element de continuitate al mandatelor Primarului reales, cel care în 2004 a iniţiat Proiectul

„Toboşarul Cetăţii”.

Alegerea viceprimarului și a comisiilor

Au fost făcute două propuneri: dl. Adrian Ghercă l-a propus pe Bândea Dan Eugen (USL) iar
dl. Oprean Petru l-a propus pe dl. Seracu Nicolae Remus (PDL). Domnul Dan Eugen Bândea
a fost ales în funcţia de viceprimar cu 13 voturi. Comisiile de specialitate au următoarea
componență: Comisia pentru studii şi prognoze economico-sociale, buget, finanţe, adminis-
trarea domeniului public şi privat: Cristian Ciucan, Dan Constantin Enescu, Dan Perţe, Iulian
Ioan Sîrbu, Tóth Tivadar; Comisia pentru organizare şi dezvoltare urbanistică, conservarea
monumentelor istorice şi de arhitectură, realizarea lucrărilor publice, protecţia mediului
înconjurător şi protecţia civilă: Dan Eugen Bândea, Adrian Ghercă, Adrian Bontea; Comisia
pentru servicii publice, comerţ, agricultură şi turism: Adrian Burlacu, Gál Ernô, Nicolae Remus
Seracu; Comisia pentru activităţi ştiinţifice, învăţământ, sănătate, cultură, protecţie socială,
sportivă şi de agrement: Matei Dan, Octavean Şuteu, Tiberiu Ferencz, Ionel Gavrilă, Petru
Oprean; Comisia pentru administraţie publică locală, juridică, apărarea ordinii publice, re-
spectarea drepturilor şi a libertăţilor cetăţenilor: Marieta Maria Fintoc, Marin Iosif, Claudiu Pop.
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Prima şedinţă de lucru a noului Consiliu local se va desfășura, conform spuselor secretarului
municipiului, pe data de 12 iulie.

Istrate Manu

1.7.5 Miercuri se hotărăsc adversarele City’us (2012-07-01 20:41)

[1] Miercuri, 4 iulie, de la ora 15.00, la sediul UEFA de la Nyon va avea loc tragerea la

sorţi a turului preliminar şi a Main Round-ului ediţiei 2012/2013 a UEFA Futsal Cup. Conform

coeficientului UEFA, campioana României ocupă locul al XI-lea în Europa cu 12,166 puncte, în

urcare cu 3 poziţii faţă de anul trecut. Ca urmare a acestei clasări, City’us este calificată direct

în Main Round, tur care se va desfăşura în perioada 4-9 septembrie 2012. Primele 4 clasate

în ierarhia coeficienţilor sunt calificate direct în Elite Round. Este vorba de: Benfica Lisabona

(Portugalia), FC Barcelona (Spania), ElPozo Murcia (Spania) şi Kairat Almaty (Kazakhstan).

Locurile 5-21 sunt calificate direct în Main Round, fază în care vor exista 6 grupe a câte 4

formaţii, primele două clasate urmând să se califice în Elite Round. Celor 17 echipe calificate

direct, li se vor adăuga 7 formaţii, câştigătoarele grupelor din turul preliminar.

Turul preliminar…

… în care sunt angrenate campioanele a 27 de ţări (locurile 22-48 în clasamentul coeficienţilor
UEFA) se va desfăşura în perioada 7-12 august 2012, sub forma a 7 grupe de calificare. City’us
va evolua într-o altă ţară, în funcţie de tragerea la sorţi. Gazdele celor 6 grupe din Main
Round vor fi: Era Pack Chrudim (Cehia), ETO Gyor (Ungaria), Nikars Riga (Letonia), MNK Split
(Croaţia), Omonia Nicosia (Cipru) şi FC Litija (Slovenia). Pentru tragerea la sorţi, UEFA a stabilit
deja 5 urne:

Urna 1 (gazdele turneelor)

• Era Pack Chrudim (Cehia) – poziţia 1 în grupă
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• Nikars Riga (Letonia) – poziţia 2

• ETO Gyor (Ungaria) – poziţia 3

• MNK Split (Croaţia) – poziţia 3

• Omonia Nicosia (Cipru) – poziţia 3

• FC Litija (Slovenia) – poziţia 3

Urna 2 (câştigătoarele grupelor preliminare)

• Grupele A, B, C, D, E, F, G, H – poziţia 4 în grupă

Urna 3 (din locurile 17-21 în afara gazdelor de turnee pe aceeaşi poziţie)

• Energia Lvov (Ucraina) – poziţia 3 în grupă

Urna 4 (locurile 11-16 în clasamentul coeficienţilor)

• City’us Tîrgu-Mureş (România) – poziţia 2 în grupă

• Slov-Matic (Bratislava) – poziţia 2

• Akademia Pniewy (Polonia) – poziţia 2

• Athina 90 (Grecia) – poziţia 2

• CF Eindhoven (Olanda) – poziţia 2

Urna 5 (capii de serie – locurile 5-10 în clasamentul coeficienţilor)

• Araz Naxcivan (Azerbaidjan) – poziţia 1 în grupă

• Dinamo Moscova (Rusia)
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• Luparense (Italia)

• Iberia Tbilisi (Georgia)

• Ekonomac Kragujevac (Serbia)

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/futsal.jpg

1.7.6 Sportul naţional (2012-07-01 20:44)

S-a terminat şi evaluarea naţională pentru elevii de clasa a VIII-a. Rezultatele arată că
1.402 de elevi din cei 4.687 înscrişi la examen în judeţul Mureş au picat, luând note sub
cinci. Aceasta înseamnă cam 30 %. S-ar putea spune că e un rezultat bun, raportându-ne
la rezultatele de anul trecut de la bacalaureat (când au picat aproximativ jumătate din elevii
mureşeni). Totuşi, dacă privim toate rezultatele, se observă că 61 % dintre elevi au luat note
între 1 şi 7. Deci 6 elevi din 10 sunt elevi slabi sau cel mult medii ca performanţe de învăţare,
având în vedere că doar elevii peste 7 sau chiar 8 pot fi consideraţi ca fiind buni sau foarte
buni. Totuşi, universităţile sunt pline, mulţi dintre studenţi fiind foştii elevi de note sub 7. Acest
lucru are efecte nefaste asupra societăţii, fiindcă avem numeroşi specialişti cu diplomă, dar
fără competenţe reale în domeniul lor de activitate. În plus, ţara duce lipsă acută de specialişti
în anumite domenii. Cauzele acestui fenomen sunt multiple. În primul rând, societatea de
azi pune o presiune deosebită asupra tinerilor, obligându-i să urmeze o facultate indiferent
de performanţele lor intelectuale, pentru că astăzi diploma de facultate face omul. Dar mulţi
părinţi şi tineri uită că mulţi meseriaşi buni câştigă mult mai bine decât o mare parte dintre
intelectuali, şi adeseori prestează o meserie mult mai puţin stresantă.

Astfel, nu ne mirăm că avem în fruntea ţării o serie de politicieni incompetenţi. Vedem că
unii dintre aceştia sunt acuzaţi în ultima vreme de plagiat. Fie că e adevărat sau nu în cazul
acestora, adevărul e că – după cum spunea un profesor de la Colegiul Papiu – plagiatul este
sportul naţional al românilor. Şi cum să nu fie când azi la noi nu se mai pune accent pe
performanţele intelectuale, ci pe apartenenţa politică şi pe puterea financiară? Dar situaţia e
mult mai gravă şi mai tristă decât reiese din cele două-trei cazuri mediatizate ale politicienilor
celebri prinşi cu plagiatul. Sunt sigur că dacă s-ar face o anchetă profundă între deţinătorii
de doctorat din România, am rămâne în scurt timp aproape fără doctori (nu mă refer la
cei din spitale). Acest lucru se „datorează” tot unei suprasaturări de doctori. Azi, aproape
orice absolvent de universitate se poate înscrie la un doctorat şi îl poate termina, mai ales
la o universitate mai slabă, fiindcă azi şi universităţile sunt patronate de interesele financiare…

Titi Dălălău
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1.7.7 Începe stresul la Bac (2012-07-01 20:47)

Azi, luni, 2 iulie, încep probele grele ale examenului de bacalaureat. Dacă până săptămâna
trecută absolvenții ciclului liceal au fost într-o oarecare relaxare deoarece până acum s-au
desfășurat probele de competențe, unde era practic imposibil ca cineva să nu treacă examenul,
de astăzi începe greul. Prima probă scrisă de la Bacalaureat 2012 este la limba şi literatura
română. Elevii au de rezolvat trei subiecte consistente: primul constă în rezolvarea a unui set
de întrebări de limbă și comunicare pe baza unui text dat (fragment epic, liric sau dramatic),
subiectul doi reprezintă realizarea unui text argumentativ creativ pe baza unui citat dat, iar a
treia probă constă în realizarea unui eseu având la bază operele studiate în cei patru ani de
ciclu liceal.

Pe 3 iulie se va desfăşura proba scrisă de limba şi literatura maternă, iar pe 4 iulie va avea loc
proba scrisă obligatorie a profilului. Ultima probă se va desfășura pe 6 iulie şi este proba scrisă
la alegere a profilului şi specializării. Rezultatele vor fi afişate pe 8 iulie, iar în 9 iulie, între
orele 8,00 şi 12,00, se pot depune contestaţiile. Rezolvarea acestora se va face între 10 şi 12
iulie, iar pe 13 iulie vor fi afişate rezultatele finale. În județul Mureș s-au înscris la examenul
de Bacalaureat 4.146 de elevi care au absolvit promoţia 2011-2012 şi 988 de absolvenţi din
seriile anteriore. Examenul este supravegheat de 780 de profesori, iar lucrările vor fi corectate
de circa 1.000 de profesori examinatori. Toate examenele sunt supravegheate video.

Rezultatele examenului, subiectele la fiecare probă pentru fiecare județ în parte le puteți
viziona pe adresa www.edu.ro și www.edums.ro.

Cristina Vancea

1.7.8 E-Star, Primăria și contractul (2012-07-01 20:51)

E-Star Mureş Energy şi Primăria Tîrgu-Mureş sunt la cuţite. Furnizorul de energie termică

a reziliat contractul din cauza restanţelor de aproape 3.5 milioane de lei datorate de Primărie,

iar autoritatea locală neagă că ar avea mai mult de 100 de mii de lei. Vă propunem mai jos

să vedem ce au semnat cele două părţi în 2010, când de la 1 decembrie, E-Star Mureş SA a

preluat serviciul de furnizare a energiei termice pentru o parte a consumatorilor din oraş.
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Contractul

Contractul de delegare a gestiunii serviciului public de alimentare cu energie termică a

unelor zone din Tîrgu-Mureş a fost aprobat, în şedinţa Consiliului Local din 15 octombrie 2010.

Singurul care nu a fost de acord cu acest proiect de hotărâre a fost liberalul Sebastian Pui. În

capitolul XVI, sunt menționate clauzele prin care se poate rezilia contractul. Astfel, potrivit

art. 23, acest contract poate fi reziliat fără orice alte formalităţi sau intervenţia instanţei de

către Delegat în cazul în care Delegatarul nu respectă obligaţiile sale după cum urmează:

(a) nu remediază într-un termen de 60 de zile de la scadenţă privind nerespectarea de către

Delegatar a obligaţiei de plată a subvenţiilor relevante; (b) nu remediază într-un termen de

60 de zile, nerespectarea obligaţiei de a menţine titlul de proprietate asupra Bunurilor de

Retur proprietatea sa necesare pentru prestarea Serviciului; (c) nu remediază într-un termen

de 60 de zile, nerespectarea obligaţiei prevazute la Articolul 13 litera k) (să aprobe preţurile

şi tarifele astfel cum acestea au fost avizate de A.N.R.S.C.), (d) nu remediază într-un termen

de 15 zile, debranşarea de la sistemul public de încălzire centralizată a oricărei entităţi în

subordinea sa ce se află în zona unitară de încălzire; (e) nu remediază sau nu determină

remedierea într-un termen de 60 de zile, a refuzului nejustificat de acordare a licenţelor,

avizelor sau autorizaţiilor solicitate pentru demararea şi contractarea investiţiilor preconizate;

(f) nu remediază într-un termen de 30 de zile, orice restricţionare de către delegatar sau a

entităţilor din subordinea sa a zonei necesare pentru implementarea investiţiilor; În cazul

nerespectării de către Delegatar a obligaţiilor prevăzute mai sus se va aplica despăgubirea

prevăzută în Anexa 3. De asemenea, potrivit capitolului răspunderea contractuală, în cazul

în care se înregistrează întârzieri la plata subvenţiilor, Delegatarul este obligat la plata către

Delegat a unei penalităţi de 18 % pe an, calculată pentru fiecare zi de întârziere.

Ce nu s-a respectat
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Ţinând cont de contractul de mai sus, reprezentanţii E-Star Mureş Energy susţin că Primăria

Tîrgu-Mureş nu a plătit subvenţia datorată, şi anume 2,7 milioane de lei, sumă scadentă aşa

cum se observă din contract în 45 de zile de la facturare. Dacz Gábor, directorul general

al companiei, susţine că restanţele privind plata subvenţiilor sunt vechi de şase luni. De

cealaltă parte, consilierii primarului, Claudiu Maior şi Csegzi Sándor, declară că Primăria nu

ar mai fi datorat subvenţia. Ceea ce însă nu rezultă din cuprinsul contractului unde nu se

specifică durata de acordare a subvenţiilor. Totuşi ar mai fi de remarcat că autoritatea locală

şi-a asumat prin alte hotărâri subvenţionarea preţului gigacaloriei. Astfel, Consiliul Local a

aprobat în anul ce a trecut – în februarie, urmând să revină în luna iulie asupra acestei hotărâri

- suportarea subvenţiei la energia termică şi pentru sezonul rece 2011-2012, adică diferenţa

dintre preţul de producţie a gigacaloriei şi preţul de facturare a gigacaloriei către consumatorii

casnici. Mai precis, a crescut subvenţia de la 70 de lei la 163, primarul Dorin Florea, iniţiatorul

proiectului de hotărâre, motivând că numărul de consumatori este mai mic decât cel asumat

prin caietul de sarcini de delegare a serviciului. În luna iulie, nici Primăria, nici Consiliul Local

nu au revenit asupra hotărârii, iar potrivit contractului vechea hotărâre urma să îşi producă

efectele. Mai mult, potrivit Hotărârii de Consiliu Local nr. 1 prin care a fost adoptat bugetul

municipiului, la capitolul combustibili şi energie termică este prevăzută suma de 12 milioane

de lei, dublul celei de anul trecut, cu titlul de contribuţie diferenţe de preţ energie – subvenţiile

datorate persoanelor cu venituri mici, respectiv subvenţionarea gigacaloriei. Suma alocată

subvenţionării gigacaloriei se cifrează la 5 milioane de lei, dacă informaţiile furnizate de către

consilierul local Peti Andras sunt corecte. Primăria mai înregistrează datorii şi pentru plata

facturilor propriilor instituţii, sumă ce se cifrează la aproape 800 de mii de lei. De asemenea,

compania care a anunţat rezilierea contractului a mai arătat că municipiul a mai încălcat

şi alte prevederi din contract, şi anume predarea bunurilor libere de sarcini, nepenalizarea

reprezentanţilor instituţiilor care s-au debranşat şi care erau în subordinea Primăriei, precum

şi neemiterea autorizaţiilor necesare unor investiţii. Nu reţinem nerespectarea clauzei potrivit

căreia Primăria garanta un număr de clienţi de 17.000 deoarece, potrivit articolelor publicate

la data încheierii contractului, reprezentanţii firmei concesionare cunoşteau că în zona unitară

de termie erau doar în jur de 7.000 de consumatori. Până în prezent, reprezentanţii Primăriei

amintiţi mai sus susţin că singura restanţă este aceea referitoare la factura de energie

electrică, în cuantum de 100 de mii de lei. Dacă E-Star şi-a îndeplinit obligaţiile nu ne este clar
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atâta timp cât reprezentanţii municipalităţii nu s-au plâns de vreo nerespectare a clauzelor

contractuale.

Ce urmează

Dacă E-Star Mureş Energy are dreptate în rezilierea contractului, primăria éste bună de plată,
mai precis contribuabilul târgumureşean. Astfel că cei care nu au nici apă caldă şi mai trebuie
să suporte şi costurile rezilierii contractului au de ce să le mulţumească aleşilor. Penalităţile
sunt prevăzute aşa cum spuneam şi în capitolul rezilierea unilaterală a contractului, dar sunt
precizate şi în capitolul răspunderea contractuală. Adică 18 % pentru fiecare zi de întârziere.
Pe de altă parte, reprezentanţii autorităţii locale caută soluţii. Una ar fi ca Locativ să preia
serviciul de furnizare a energiei termice. Doar că acest lucru nu se poate întâmpla peste
noapte fiind necesare aprobări din partea autorităţilor în domeniu, în principal din partea
ANRE şi ANRSC.

Potrivit informaţiilor noastre, autorizarea durează în jur de 120 de zile ceea ce prelungeşte
nepermis neasigurarea unui serviciu unor clienţi de bună-credinţă, cu facturile achitate la zi
şi care pot acţiona în orice moment furnizorul în judecată. Doar că pe care furnizor? În plus,
Energomur a fost falimentată prin deciziile autorităţilor locale, spun consilierii locali ai UDMR
şi USL, cine garantează că nu va avea aceeaşi soartă şi Locativ.

O altă soluţie ar fi ca serviciul să treacă în subordinea directă a Primăriei. Doar că şi în această
situaţie trebuie ţinută seama de anumite termene care trebuie respectate. Iar pe termen
scurt, situaţia consumatorilor fără apă caldă rămâne la fel de proastă. O soluţie ar putea fi
adoptată în şedinţa de Consiliu Local de astăzi care este convocată în regim de urgenţă.

Ligia Voro

1.7.9 Apă caldă de la Primărie!? (2012-07-01 20:55)

[1] Problema apei calde continuă. Au trecut deja trei săptămâni. De trei săptămâni
aproximativ 7.000 de tîrgumureşeni nu mai primesc apă caldă. Cine sunt vinovații? Pisica
este aruncată dintr-o ogradă în alta. E-Star dă vina pe Primărie, și Primăria pe E-Star.

Acum un an săptămânalul Punctul preconiza că preluarea centralelor de cartier de la Energo-

mur ar fi o afacere imobiliară pentru că firma ungară plănuiește să intre în posesia centralelor
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de cartier pe care să le dărâme şi să construiască apoi în locul lor clădiri care să fie valorificate

la preţuri mult superioare … A trecut un an de atunci și fie că săptămânalul Punctul a avut

sau nu dreptate, cert este că problemele la societatea de termoficare se țin lanț … E-Star a

anunțat că are datorii şi la Electrica şi astfel, dacă va fi tăiat curentul electric, vor fi oprite

şi hidrofoarele care pompează apa şi implicit cetăţenii nu vor mai avea nici apă rece. În

plus, se pare că aceaşi problemă cu furnizarea agentului termic s-a petrecut şi în Ungaria,

într-o localitate Hódmezővásárhely, unde E-Star a cerut 200 de milioane de forinţi pentru a se

deploca situaţia din partea administraţiei locale. Ultimele detalii despre situaţia generată de

E-Star le aflaţi mai jos...

Şi apa rece?

E-Star susține că înregistrează datorii și la Electrica, existând riscul ca aproximativ 8.000 de

persoane să rămână și fără apă rece dacă se va sista și furnizarea de energiei electrice. Asta

pentru că hidrofoarele din centralele termice nu vor mai putea funcționa fără electricitate.

Speriaţi, câțiva zeci de târgumureşeni au ieşit săptămâna trecută în faţa Primăriei unde au

protestat prin aducerea mai multor flacoane pline cu apă, cerând reprezentanților municipal-

ității să urgenteze soluționarea acestei probleme. „Se spune că se va opri şi apa rece. Aşa

ceva este de inimaginat, mai ales în plină vară mai ales că mulţi dintre noi şi-au plătit toate

datoriile. Primăria ar trebui să rezolve problema că doar de aceea au fost aleşi cei de acolo”,

a declarat supărat un locatar din cartierul Tudor.

Păreri diferite

Cele două părţi implicate, Primăria şi E-Star susţin lucruri diferite. Firma de termoficare
susţine că Primăria îi datorează aproximativ două milioane de euro şi că, în consecinţă, va
acţiona Primăria în instanţă: „În mod cert vom intenta proces”, a declarat directorul E-Star
Mureș Energy, Dacz Gabor. Oricum, se pare că firma E-Star nu va mai activa în Tîrgu-Mureş :
Claudiu Maior şi Csegzi Sandor, foştii viceprimari din Tîrgu-Mureş (numiţi între timp consilieri
ai primarului Dorin Florea) au declarat, într-o conferinţă de presă, că în urma întâlnirii de marţi
cu reprezentanţii furnizorului de energie termică din oraş, firma ungară E-Star Mureş Energy,
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a reieşit clar că aceasta va pleca din oraş.

Foştii viceprimari au susţinut că Primăria datorează E-Star Mureş Energy doar 100.000 de lei,
întrucât hotărârea de CL prin care municipalitatea se angaja să acopere diferenţa dintre preţul
de producţie şi cel de furnizare către cetăţeni, de 160 de lei pe gigacalorie, a expirat în luna
decembrie. Ei au refuzat să precizeze dacă, potrivit contractului, Primăria avea de achitat vreo
subvenţie în perioada ianuarie-iunie 2012, susţinând că nu pot da mai multe date economice,
care să fie folosite într-un eventual proces de firma ungară.

Potrivit consilierului Claudiu Maior, problema firmei ungare - care a preluat în urmă cu aproape

doi ani sistemul, în urma unei licitaţii - a fost că, deşi cetăţenii au fost mulţumiţi, nu au existat

cereri de rebranşare şi, în urma calculelor făcute, reprezentanţii acesteia au decis să renunţe,

pentru a-şi limita pierderile.

Administrația iresponsabilă

Pe de altă parte, consilierii locali UDMR acuză „administraţia iresponsabilă” şi susţin că mii de
gospodării din Tîrgu-Mureş pot rămâne şi fără apă potabilă. „Grupul consilierilor locali UDMR
a luat la cunoştinţă cu îngrijorare faptul că sistemul de termoficare din oraş a fost adus din
nou în imposibilitate de a funcţiona şi de a asigura agentul termic şi apă caldă pentru mii
de gospodării din Tîrgu-Mureş. Mai mult, datoriile acumulate către compania de furnizare a
energiei electrice pot duce la sistarea furnizării şi a apei potabile, care poate cauza serioase
probleme de sănătate publică. Inconsecvenţa dintre adoptarea hotărârilor de către CL şi
punerea lor în aplicare de către executiv a dus la nerespectarea obligaţiilor contractuale de
către Primăria Tîrgu-Mureş, care a avut ca rezultat denunţarea unilaterală a contractului de
către firma prestatoare", se arată într-un comunicat transmis de consilierii UDMR.

Consilierii locali UDMR au afirmat că CL Tîrgu-Mureş a alocat cinci milioane lei pentru a

subvenţiona preţul energiei termice, însă Primăria nu a plătit niciun leu din luna decembrie a

anului trecut. „Mai mult, nu a plătit nici consumul propriu pentru instituţiile subordonate. Nu

a racordat la sistemul centralizat instituţiile din subordonare din zona unitară de termie, deşi

s-a obligat la acest lucru. Din aceste cauze, prestatorul a fost obligat să rezilieze unilateral

contractul. Şi, ceea ce este şi mai grav, din cauza iresponsabilităţii persoanelor cu putere

de decizie, acum este în pericol şi furnizarea apei potabile în aceste 8.000 de locuinţe pe

timp de vară, care poate crea serioase probleme de sănătate şi igienă", se mai precizează în

comunicat.
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Consolare

Compania Aquaserv a consolat cetăţenii printr-un comunicat de presă care afirmă că mureșenii
nu vor rămâne fără apă rece odată cu retragerea E-Star Energy : „Compania AQUASERV S.A.
este informată cu privire la această problemă şi împreună cu Consiliul Local Tîrgu-Mureş a
început din timp efectuarea demersurilor necesare pentru ca alimentarea cu apă potabilă a
populaţiei să nu aibă de suferit. Dorim aşadar să asigurăm locuitorii municipiului Tîrgu-Mureş
că alimentarea cu apă potabilă nu va fi întreruptă”. În plus, o speranţă vine şi din partea
reprezentanţilor primăriei: potrivit celor doi foşti viceprimari, una dintre posibilele soluţii ar fi
păstrarea unei părţi a sistemului, iar furnizarea energiei termice să fie încredinţată Serviciului
Locativ din subordinea Primăriei, care ar urma să obţină avizele necesare în acest sens şi să
angajeze specialiştii necesari.

Csegzi Sándor a informat că Primăria va prelua pentru o perioadă limitată serviciul de furnizare
a energiei termice în sistem centralizat şi că în scurt timp ar fi posibilă furnizarea apei calde :
„Pot să spun că suntem pe calea cea bună. Am ajuns la câteva concluzii. Pregătim materialele
pentru ședința de Consiliu Local pentru data de luni( azi n.r.) pentru care vom propune
variante care vor fi susținute și de explicații tehnice și partea financiară pentru că trebuie să
vedem și această parte. Au fost și reprezentanții societății de termie. Am ajuns la posibilități
prin care să preluăm serviciul în cadrul unui serviciu de termie pentru o perioadă intermediară.
Până în toamnă trebuie să găsim soluțiile tehnice pe care și le-a propus societatea de termie,
dar în contextul acesta să vedem cum se poate concretiza”.

Astfel, propunerile vizează următoarele soluţii: centralele termice numerele 1,3,4, 7 din
cartierul Tudor, precum şi centralele 2 şi 4 din cartierul Dâmbu să rămână în sistemul cen-
tralizat şi să treacă la S.C. Locativ S.A., iar la blocul cu 10 etaje din cartierul Aleea Carpaţi să
se instaleze o centrală de bloc. În ceea priveşte şcolile şi creşele, după preluarea acestora,
se are în vedere montarea de centrale individuale, până la sfârşitul acestui an. Cetăţenii
care rămân în afara sistemului centralizat urmează să primească un sprijin material de 1.700
de lei pentru achiziţionarea de centrale termice, boilere sau alte instalaţii pentru furnizarea
apei calde şi căldurii. Propunerile vizează de asemenea izolarea termică a celor aproximativ
3.000 de apartamente care rămân în sistem, anveloparea fiind subvenţionată în totalitate de
Consiliul Local.

Vor fi făcute demersurile necesare pentru obţinerea, în regim de urgenţă, a avizelor necesare

din partea ANRE (Autoritatea Naţională de Reglementare în domeniul Energiei), urmând ca în

cadrul S.C. Locativ S.A. să fie înfiinţat un serviciu energetic, cu specialişti în domeniul termiei.

Insuliţa termoficării
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Singurele locuri în care se mai furnizează apă caldă este Secţia Clinică de Neonatologie
prematuri Tîrgu-Mureş şi centralele din Dâmbu care beneficează de servicii pe acelaşi tronson.
În aceste cazuri, E-Star Energy a reuşit să ajungă la o înţelegere cu furnizorul de gaz pentru
a putea furniza apa caldă şi încălzirea : „Un singur lucru pe care l-am reuşit cu E-ON, la
Spitalul de Neonatolgie furnizăm apa caldă şi încălzire. Acolo am reuşit să ne înţelegem, deşi
înregistrăm datorii. Mai furnizăm apă caldă în zonele deservite de centralele din cartierul
Dâmbu”, a declarat directorul E-Star.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/hotwaterchick.jpg

1.7.10 Medifun și-a desemnat câștigătorii (2012-07-01 20:59)

Duminică, 31 iunie, s-a încheiat a doisprezecea ediție a festivalului studențesc Medifun.
Câștigătorii ediției 2012 au fost membrii echipei „Ice Tea Foot”, urmați de „Bikingii”, pe locul
doi și „Pirații de pe Pokloș” pe locul trei. În total au luat parte la competiție aproximativ 400
de studenți din Tîrgu-Mureș și alte trei centre universitare din țară, precum și doi studenți ai
unor universități europene, organizați în 17 echipe.

Competiția a constat în patru zile de probe sportive, de creație, de iarbă și de apă, după un
program care pentru participanți, în parte, a fost surpriză, probele având loc atât în cursul
zilelor, cât și în cursul nopților. Atmosfera a fost completată de concerte, petreceri în aer liber
și cluburi și o interacțiune continuă între participanți la locul de campare amenajat pe fostul
Stadion ASA.

În echipa de organizare au fost 30 de persoane, majoritatea membrii ai Ligii Studenților din
Tîrgu-Mureș dar și din alte organizații pentru tineri ca: Studcard Tîrgu-Mureș, Fain Frumos,
Cercetașii României - Centrul Local Tîrgu-Mureș și LeCtura.

Se încheie astfel o nouă ediție a unuia din cele mai mari festivaluri studențești organizate în
România, după un concept unic în țară, cu un program de educație non-formală, îmbrăcat
într-o formă atractivă. Fiecare echipă a fost reprezentată de un nume, un steag, însemne
distinctive, un imn și o scenetă de prezentare.

Sursa: Medifun
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1.7.11 Vară fierbinte pentru UDMR Tîrgu-Mureș (2012-07-01 21:04)

[1] În ședința Consiliului Reprezentanților Unionali (mini-parlamentul UDMR) de duminică s-

a declanșat procedura de reorganizare a structurii UDMR de la nivelul municipiului Tîrgu-Mureș.

În practică, asta înseamnă de fapt o dizolvare a structurii, la nivelul conducerii și modului ei

de organizare internă. Decizia a venit în urma unei analize făcute după terminarea alegerilor

locale, deși liderii uniunii subliniază că nu doar alegerile și rezultatele obținute au stat la baza

nevoii de restructurare. Președintele formațiunii, Kelemen Hunor, preciza în urma ședinței de

duminică următoarele: „Conducerea organizației a fost de acord cu reorganizarea structurilor

noastre din municipiul Tîrgu-Mureș și asta am votat în CRU conform statutului nostru. Urmează

să fie făcută această reorganizare până în septembrie. Nici rezultatele, nici campania, nici tot

ceea ce s-a întâmplat în acești patru ani de zile nu au fost în folosul comunității maghiare. Au

fost foarte multe greșeli, iar acolo unde lucrurile nu merg, eu sunt adeptul reformei. Este o

comisie de cinci persoane, domnul Borbély va prezenta comisia și mâine (n. red. luni, 1 iulie)

va fi o ședință la Tîrgu-Mureș, iar aceste discuții vor continua pentru că nu noi luăm decizia, ci

noi doar declanșăm procedura”.

Decizii de reorganizare...

...s-au luat și în alte organizații. Pe lângă Tîrgu-Mureș mai sunt Baia Mare sau Gheorgheni,

unde au fost de asemenea probleme. La nivelul județului Mureș, astfel de decizii au vizat și

structurile UDMR din Ghindari și Voivodeni. Prin urmare, luni 1 iulie, de la ora 14:00 se des-

fășoară o ședință a Consiliului Reprezentanților Teritoriali (CRT) în care se va începe propriu-zis

reorganizarea. Borbély László, cel care va prezenta comisia CRT, spunea duminică, imediat

după ședința CRU, că liderii uniunii au de mai mult timp o problemă cu funcționarea UDMR la

Tîrgu-Mureș: „Este o poveste mai veche și nu e legată neapărat de alegeri, ci de funcționarea

organizației municipale. Am înființat o comisie pe baza deciziei Consiliului Operativ Județean,
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această comisie a făcut o analiză, pe care ieri după-amiază (n. red. sâmbătă, 30 iunie) am

discutat-o (...) Și președintele organizației (n. red. Benedek István) a fost de acord că cel

târziu până pe 30 septembrie trebuie să facem acele schimbări structurale, care țin și de o

reorganizare a sectoarelor. Acest lucru se va face de către o comisie formată din cinci oameni.

Noi avem nevoie de toți cei care au lucrat bine, dar fără această reorganizare nu putem să

pornim eficient în alegerile din toamnă”.

Astfel începe bătălia...

....pentru conducerea organizației. Pe de-o parte, va sta actuala conducere, care s-a format în

jurul familiei Benedek, iar de cealaltă parte vor fi contestatarii ei, conduși de Borbély László.

Povestea este mai veche, iar disputele mocnite dintre cele două părți s-au manifestat și după

alegerile din 2008, dar și la momentul excluderii lui Benedek Imre din UDMR, printr-o decizie a

CRU. Acum situația a devenit și mai incomodă pentru formațiune, având în vedere candidatura

lui Benedek Imre la Primăria Tîrgu-Mureș ca independent susținut de PCM, din postura în care

fratele său conducea organizația UDMR de la Tîrgu-Mureș. Nu sunt de neglijat nici pozițiile

UDMR din Consiliul Local, în care în mandatul trecut formațiunea a asigurat majoritatea cu

care primarul Dorin Florea și-a promovat hotărârile importante. Așadar, acum se va declanșa

bătălia pentru conducerea organizației, lucru recunoscut indirect de Borbély László, care

spune că la finalul reorganizării e probabil să se organizeze alegeri: „N-am decis nimic legat

de schimbarea sau neschimbarea conducerii. Această comisie, începând de săptămâna

viitoare își va intra în atribuții și va clarifica chestiunile de structură și după aceea probabil vor

fi și alegeri”.

Candidați și alianțe

În această luptă, unul din posibilii jucători importanți care are șanse să obțină conducerea

organizației Tîrgu-Mureș este Kelemen Atilla-Márton, fiul președintelui UDMR Mureș, deputatul
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Kelemen Atilla. Disputa dintre cele două tabere implică, de altfel, și colaborarea politică a

UDMR la nivelul municipiului Tîrgu-Mureș. Pe de-o parte, este cunoscută relația bună a lui

Benedek István cu Dorin Florea, deci apropierea de PD-L, iar pe de altă parte este cunoscut

conflictul deja istoric a lui Borbély László cu același Dorin Florea. De asemenea, Borbély a

declarat în săptămânile trecute că UDMR ar trebui să încheie o colaborare cu USL. Situația este

și mai complicată, întrucât UDMR va tranșa strategia de colaborare cu formațiunile românești

abia după alegerile parlamentare. Până atunci, la nivel local, în privința negocierilor, se merge

pe pragmatism. „În acest moment UDMR este o formațiune politică în opoziție în Parlamentul

României și, cum USL are majoritate, nici nu are nevoie de prezența noastră la guvernare.

După alegerile parlamentare din 2012, în funcție de rezultatele alegerilor, lucrurile rămân

deschise și trebuie discutate la momentul potrivit, nu acum. (...) Noi colaborăm și cu USL și cu

PD-L, în funcție de rezultatele din diferite județe, din diferite localități. Am luat această decizie

nu pe bază ideologică, ci foarte pragmatic. La nivel de Cluj Napoca, de exemplu, colaborăm

cu PD-L și Emil Boc, iar la nivel de județ colaborăm cu USL, pentru că USL a câștigat alegerile

în județ. La Arad colaborăm cu PD-L, la Satu Mare sau la Bihor cu USL. Noi am mers pe ideea

că trebuie să asigurăm reprezentarea comunității maghiare în conducerea instituțiilor locale”,

spunea liderul UDMR Kelemen Hunor duminică la Tîrgu-Mureș.

Concluzia: încă n-avem câștigător

Așadar, duminică s-a deschis doar un meci care se va purta pe parcursul acestei veri și care
are ca miză conducerea organizației UDMR Tîrgu-Mureș. Rezultatul este încă departe de a fi
cunoscut, mai ales dacă luăm în calcul că Benedek István, deși s-a văzut cu organizația dizol-
vată, n-a contestat decizia, ba chiar și-a semnat propria debarcare (temporară acum). Motivul
a fost acela că cei din conducerea centrală a UDMR l-au cooptat în comisia de reorganizare,
deci parte în procesul de decizie, are acces la informații, deci poate duce disputa de la egal la
egal.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/cap-1.jpg
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1.7.12 Câștigătorul la Întrebarea săptămânii (2012-07-01 21:20)

[1] În această săptămână câștigătorul premiului constând într-un bax de bere și două pizza
este Lucian Călugăr, care a anticipat foarte bine cine va fi noua campioană a Europei la fotbal.
Răspunsul lui a fost scurt și la obiect:

SPANIA
Este cea mai bună!!!

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/bax-bere-pizza.jpg

1.7.13 Avram Pantelimon noul director Romgaz Tg.-Mureș (2012-07-02 19:28)

Noul director al SNGN Romgaz SA Sucursala Tîrgu-Mureș este Pentelimon Avram (foto,
stânga). El a mai condus destinele Gazului din funcția de director general SNGN Romgaz
SA între anii 2001 și 2005. La acea vreme s-au dat cele mai mari bătălii pentru ca sediul
companiei să fie mutat la București și datorită poziției și influenței sale acest lucru, din fericire,
nu s-a realizat, fiind cunoscut faptul că jumătate din societățile private trăiesc de pe urma
companiei. De asemenea, tot în mandatul său, s-a început și finalizat construcția sediului
central de la Mediaș, pentru a cimenta și mai mult poziția Romgaz în Ardeal.

Înainte de a prelua șefia SNGN Romgaz Tîrgu-Mureș, Avram Pantelimon a îndeplini funcția de
director comercial. Dacă va rezista un mandat de patru ani, mai mult ca sigur se va retrage la
pensie din această funcție. Îi dorim mult succes!

Cristina Vancea
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1.7.14 Wikileaks de Mureș, cu un fost angajat DNA (2012-07-03 06:36)

Fostul expert pe probleme economico-financiare al Serviciului Teritorial al Departamentului
Naţional Anticorupţie (DNA) Mureş, Dumitru Gheorghiu, care susţine că şi-a încetat raporturile
de muncă cu această instituţie după ce a ameninţat că va da în vileag modul preferenţial în
care ar fi instrumentate o serie de dosare de corupţie, a iniţiat blogul Wikileaks de Mureş, în
care prezintă ’Corupţia din anticorupţie’. Dumitru Gheorghiu, aflat în proces cu DNA pentru
demiterea sa, dezvăluie, în cadrul unui serial denumit TIMSHEL, pe parcursul a peste 30 de ore
de înregistrări, modul discreţionar în care ar lucra instituţiile anticorupţie din judeţul Mureş,
dar şi cele naţionale, precum şi presupusa ’caracatiţă’, care ar avea tentacule până aproape
la cel mai înalt nivel al statului.

În cadrul serialului TIMSHEL, Dumitru Gheorghiu prezintă cu lux de amănunte, dublate şi
cu scanări ale unor documente oficiale ale DNA, faptul că anumiţi procurori ar fi manipulaţi
politic, că unii judecători ar fi interceptaţi ilegal şi că ar fi şantajaţi în acest fel, că există
dosare de corupţie, inclusiv pe fraudarea fondurilor europene, care ar fi fost muşamalizate şi
că ’cercetaţii din dosarele de corupţie folosesc magistraţi în scopul spionării procurorilor de
caz şi pentru crearea de diversiuni’. În documentele şi imaginile postate pe blogul Wikileaks
de Mureş, Gheorghiu face trimitere inclusiv la modul în care România pierde pe bandă rulantă
procese la CEDO, de pe urma cărora unii ’luptători împotriva corupţiei’ din România încasează
sume importante, cum repartizarea computerizată aleatorie a dosarelor la completele de
judecată nu ar fi deloc aleatorie sau cum rudele unor personaje influente din structurile
anticorupţie sunt angajate în instituţii ale statului conduse de persoane cercetate pentru acte
de corupţie.

Gheorghiu prezintă pe blog modul în care personaje importante din lumea politică, economică
şi din sport au scăpat de dosare penale grele, primind soluţii de neîncepere a urmăririi
penale. Autorul blogului Wikileaks de Mureş, Dumitru Gheorghiu, este un fost comisar al
Gărzii Financiare Mureş, care a dat pentru prima oară publicităţii un raport întocmit către
conducerea naţională a Gărzii Financiare, în care era prezentat modul în care conducătorii
instituţiei protejau anumite firme şi cum erau muşamalizate rezultatele unor controale.

AGERPRES

Boceanu Paul (2012-07-18 19:47:50)
Iesiti fratilor la vot masiv . Votati DA sa vedem si noi unde sau dus cele 20 miliarde imprumutate
de Basescu in numele nostru fara sa-i fi dat mandat in acest sens.HAi sa- demitem si sa-l punem sa
restituie miliardele furate
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1.7.15 „Un președinte nu se supendă așa” (2012-07-03 06:40)

Vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, a declarat luni, într-o conferinţă de presă
susţinută la Târgu Mureş, că un preşedinte de ţară nu se suspendă de pe o zi pe alta doar
pentru că vrea cineva să-l suspende şi că, deocamdată, UDMR nu a văzut materialul acelei
comisii a USL însărcinate cu analiza activităţii preşedintelui statului. ’Deci, o suspendare a
preşedintelui este o decizie gravă. În acest sens România a avut o experienţă după părerea
mea nefericită în 2007. Atunci suspenzi un preşedinte când conform Constituţiei, prevede
acele prevederi constituţionale în ce caz poţi să suspenzi un preşedinte. Din câte ştiu, USL-ul
nu de azi de ieri a spus că are o comisie condusă de domnul Tăriceanu, care a analizat
sau analizează aceste situaţii. Când o să vedem în Parlament sau în discuţii ce a făcut
această comisie, ce propune această comisie, atunci fiţi convinşi că UDMR va analiza această
propunere. Deocamdată nu am văzut un asemenea material. Pentru că un preşedinte nu se
suspendă aşa, pentru că cineva de pe o zi pe alta vrea să-l suspende’, a arătat Borbely.

Reprezentantul UDMR a subliniat că un preşedinte se suspendă pe baza unui material docu-
mentat, pe baza prevederilor constituţionale şi că Uniunea aşteaptă acel document. ’Aşteptăm,
dacă există acest document şi atunci fiţi convinşi că vom analiza în cadrul UDMR-ului poziţia
noastră’, a susţinut acesta. Politicianul a precizat că întrucât instituţiile statului, cum sunt
Preşedinţia, Parlamentul şi Guvernul, nu pot cădea de acord asupra unor probleme, cum a fost
şi cazul reprezentării la Consiliul European, problema trebuie tranşată fie printr-un act adoptat
de Parlament, fie prin modificarea Constituţiei, care în forma actuală este ’ambiguă’. ’Eu am
studiat foarte atent, fiind şi preşedintele Comisiei de Politică Externă (a Camerei Deputaţilor
-n.r.), parlamentele din UE. Vreau să vă spun că în cel puţin 20 de cazuri, dacă ne uităm la
constituţiile acelor ţări, unde primul ministru reprezintă ţara la Bruxelles, sunt aproape identice
responsabilităţile şi atribuţiile preşedintelui cu ale guvernului şi parlamentului, cu nuanţe, cu
foarte puţine diferenţieri (...) Din moment ce nu există, văd eu acum, o comunicare sau o posi-
bilitate de a cădea de acord într-un anumit fel - ori pe baza unei înţelegeri, ori pe baza unui text
care, de exemplu, să fie aprobat în Parlament - atunci există, după părerea mea, un conflict
între instituţii: între instituţia Guvernului, între instituţia Preşedinţiei şi între instituţia Parla-
mentului (...) Păi haideţi să o clarificăm, haideţi să ştie toată lumea. Şi atunci din cauza unor
ambiguităţi din Constituţie sau a unor neclarificări îndestulătoare din Constituţie probabil că se
poate ’jongla’ cu aceste prevederi, de aceea este benefic şi o modificare a Constituţiei în acest
sens, dacă aceste instituţii ale statului nu pot cădea de acord, aşa cum în 20 de state ale UE nu
se pune sub semnul întrebării cine participă şi ştiu cine ce are de făcut’, a spus Laszlo Borbely.

El a subliniat că pentru ca să nu mai apară probleme de genul reprezentării României la
Bruxelles, ar trebui să existe o discuţie între preşedinte şi primul ministru, care să stabilească
că ’oricine ar fi primul ministru şi oricare ar fi preşedintele să ştie că dacă e vorba de securitate
naţională, de probleme care ţin de atribuţiile preşedintelui atunci merge preşedintele, dacă
ţin de pur de economie, de politica internă, atunci să meargă primul ministru’. În privinţa
afirmaţiilor copreşedintelui USL, Crin Antonescu, că preşedintele statului ar obstrucţiona
Guvernul, Borbely a spus că ’au mai fost cazuri când preşedintele nu a vrut să numească
miniştri’ şi că acest lucru ar trebui clarificat constituţional şi legislativ. ’După părerea mea,
trebuie să existe legislativ care sunt problemele pe baza cărora preşedintele e obligat să
numească un ministru şi în ce cazuri poate preşedintele să spună că nu e de acord. Din câte
ştiu eu Constituţia spune numai dacă ministrul care este numit să află în incompatibilitate sau
are cazier’, a susţinut vicepreşedintele politic al UDMR.
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AGERPRES

1.7.16 Hirschmann își recalifică angajații (2012-07-03 06:57)

Directorul general al Hirschmann România, Virgil-Traian Roman, a declarat luni, pentru
AGERPRES, că nu există niciun plan pe termen scurt, mediu sau lung de închidere a acestei
firme, membră a Grupului Hirschmann Automotive din Austria, că societatea are planuri
stabile pentru ţara noastră şi că există un plan de reprofilare a activităţii inclusiv din România.
’Hirschmann Automotive are planuri stabile în România. Nu există niciun plan pe termen
scurt, mediu sau lung de închidere a acestei firme (...) Nu se pune problema închiderii fabricii
din România şi mutării acesteia în altă parte. E doar o mişcare strategică de repoziţionare a
proceselor în cadrul grupului. Hirschmann este o companie de nişă, îşi cunoaşte locul pe piaţă,
mă refer la faptul că noi realizăm produse care sunt în gama de medium şi high-end pentru
automobile şi sunt puţini producători care le realizează şi atunci noi furnizăm componente
pentru marii producători de cablaje. Având în vedere că suntem furnizori de rang doi, adică nu
suntem în contact direct cu producătorii de maşini, ne dă posibilitatea să avem o vizibilitate
sau să vedem din timp o eventuală undă de şoc a industriei şi să putem reacţiona. Practic
vom trece de la o producţie manufacturieră la o producţie mai automatizată, dar în principiu
se schimbă doar profilul produselor. Dacă până acum utilizam foarte multe fire, de acum în
acolo vom folosi foarte multe cabluri, adică multifilare şi o să presupună şi multe maşini de
injectat’, a afirmat Virgil Traian Roman.

Managerul general al Hirschmann România a precizat că, după anul 2010, Grupul Hirschmann
şi-a diversificat activitatea şi a intrat pe piaţa de conectică pentru produse fotovoltaice, ceea
ce duce la diversificarea gamei de produse si atragere de proiecte noi. ’În fabrica din Austria
se vor dezvolta procese automate pentru produse speciale, cea din Cehia se va transforma
într-o fabrică care va avea procese de injectare semiautomate de capacitate mare, România
va prelua produsele care până acum se realizau în Cehia - asta înseamnă zona de cablaje de
tren de rulare - urmând ca la noua fabrică din Maroc să se transfere procesele manuale (din
România -n.r.). Pe lângă asta, în fabrica din România avem deja procesele care integrează
senzori în interiorul cablajelor. Asta înseamnă că toată această perioadă de transferuri o să
creeze o fluctuaţie de personal. Fluctuaţia de personal, dacă ar fi să ne raportăm strict la
situaţia de astăzi şi nu la procesele care sunt programate să vină, ar fi undeva la 15-20 %, dar
pe o perioadă de aproape doi ani de zile. Calculele sunt făcute la situaţia actuală, nu includ
şi proiectele viitoare, ceea ce ar presupune o rată mult mai mică. Încă din primele calcule pe
care le-am făcut se pare că numărul de oameni este mai mic decât cel previzionat în prima
fază’, a arătat Virgil-Traian Roman.

Directorul general al Hirschmann România a arătat că evită să pronunţe cuvântul ’disponibi-
lizare’ din rândul personalului, întrucât firma se va axa pe partea de recalificare şi va încerca
să reintegreze şi să îşi selecteze specialiştii din rândul angajaţilor proprii. ’Faptul că o să ne
vină procese noi nu înseamnă că ne vom schimba angajaţii. Angajaţii pe care îi avem acum
i-am instruit, am investit în pregătirea lor timp de patru ani şi am reuşit să creăm un spirit al
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fabricii. Ne vom păstra capacitatea şi valorile în cadrul fabricii (...) Angajaţii provin din oraşele
Luduş, Târgu Mureş, Târnăveni plus satele din zonă şi li se asigură transport gratuit, iar aceştia
nu resimt aceste costuri’, a precizat Virgil Traian Roman.

Potrivit directorului general, Hirschmann a investit în fabrica din Parcul Industrial Mureş în jur
de 10,5 milioane de euro, în ultimii patru ani, dintre care 4 milioane de euro doar în acest
an, iar zvonurile cu privire la o eventuală mutare a societăţii în altă ţară au apărut ca urmare
a intenţiei grupului austriac de a deschide a patra fabrică, în Maroc. ’Cu fiecare extindere
practic ne-am mărit capacitatea cu 30 % faţă de cea existentă, în momentul de faţă pe lângă
capacitatea de producţie am mărit şi partea de magazii, pregătindu-ne pentru noile produse
şi procese care o să vină. În momentul de faţă avem 1.245 de angajaţi, din care în jur de
1.100 în partea de producţie. Noi am trecut anii de criză, 2008-2009, fără să facem concedieri,
bazându-ne pe date economice, persoanele cu care am întrerupt colaborarea au plecat din
motive personale sau disciplinare, nu au existat concedieri din motive economice. Am decis
atunci să păstrăm efectivul de oameni şi să investim în instruirea lor. Au fost situaţii în care
chiar în situaţie de criză am angajat, datorită faptului că în Vest prima reacţie a crizei economie
a fost transferarea multor procese către Est. Noi oricum eram într-un proces de dezvoltare şi
de transfer şi în felul acesta chiar am avut nevoie de oameni, am fost într-o situaţie plăcută
de a angaja oameni’, a arătat Roman.

Hirschmann România funcţionează din anul 2007 în parcul Industrial Mureş, lângă Târgu Mureş,
iar anul trecut a avut o cifră de afaceri de 33 milioane de euro.

AGERPRES

1.7.17 Club Tineret se închide pe perioada verii (2012-07-03 07:17)

Fosta Cuba Libre, trecută în administrarea Primăriei Tîrgu-Mureș se închide din nou, de această
dată doar pentru perioada verii. Primăria a anunțat că decizia a fost luată din cauza unor
lucrări de reparații:

Primăria Tîrgu-Mureş anunţă că, în perioada 1 iulie – 15 septembrie 2012, CLUB
TINERET din cadrul Centrului Cultural „Mihai Eminescu” din municipiu va fi închis
pentru lucrări de reparaţii, renovare şi modernizare.
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1.7.18 Cod galben de caniculă până în 6 iulie (2012-07-03 12:22)

În intervalul 03-06 iulie 2012, un val de căldură persistent va cuprinde toate regiunile
țării. Vremea va fi caniculară iar temperaturile maxime vor fi de 35-37 de grade. Indicele
temperatură-umezeală (ITU) va atinge și depăși pragul critic de 80 pe arii relativ extinse în
zonele de câmpie și de deal.

În calitate de preşedinte al Comitetului Judeţean pentru situaţii de urgenţă, Prefectul Judeţului
Mureş, Alexandru-Petru Frătean, a dispus ca, la nivelul comitetelor locale pentru situații de
urgență, să fie monitorizată cu toată atenția evoluția fenomenelor meteorologice, pentru a
putea interveni în timp util la apariția unor situații de urgență. De asemenea, s-a dispus să
fie monitorizată asigurarea continuității în furnizarea utilităților pentru populație, urmând ca
echipele de intervenție specializate să acționeze operativ pentru remedierea eventualelor
avarii. În conformitate cu prevederile Ordinului M.A.I. nr. 736/2005, primăriilor de pe raza
judeţului li s-a solicitat să ia măsuri pentru instituirea serviciului de permanenţă.

Totodată, primarilor li s-a solicitat să informeze cu maximă operativitate Inspectoratul pentru
Situaţii de Urgenţă „HOREA” al judeţului Mureş şi Instituţia Prefectului – Judeţul Mureş în
legătură cu eventualele situaţii deosebite generate de fenomenele meteorologice, precum şi
cu privire la măsurile întreprinse şi mijloacele tehnice folosite, în cazul producerii unor situaţii
de urgenţă.

De asemenea, serviciilor publice deconcentrate de specialitate li s-a solicitat să verifice modul
în care sunt respectate și aplicate prevederile Ordonanței de urgență numărul 99/2000, apro-
bată prin Legea nr. 436/2001, privind măsurile ce pot fi aplicate, în perioadele cu temperaturi
extreme, pentru protecția persoanelor încadrate în muncă.

Sursa: Prefectura Mureș

1.7.19 Sighișoara medievală face record de trafic pe internet
(2012-07-04 06:23)

Pagina web a Festivalului Sighişoara Medievală este cel mai accesat site de cultură din
România, înregistrând la data de 1 iulie peste 1 milion de accesări, a anunţat marţi, într-o
conferinţă de presă, regizorul Liviu Pancu, directorul artistic al manifestării. ’Site-ul Festivalului
Sighişoara Medievală a depăşit, la 1 iulie 2012, 1.033.000 de accesări pe parcursul unui an,
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plasându-se de departe în topul site-urilor cu caracter cultural. După ce am obţinut acordul
pentru înaltul patronaj al Alteţei Sale Regale Principesa Moştenitoare a României am înregistrat
o ’explozie’ de accesări, din care 426.000 din România, restul din întreaga lume. Au fost
înregistrate peste 21.598 de download-uri Acest lucru înseamnă că Festivalul Sighişoara
Medievală are vizibilitate’, a declarat Pancu.

Potrivit acestuia şi la ediţia aniversară din acest an, a XX-a, Festivalul Sighişoara Medievală
va fi transmis online pe Internet, la fel ca ediţia precedentă - când au fost peste 45.000 de
vizitatori virtuali - iar link-urile vor fi trimise tuturor ambasadelor. Cea de-a XX-a ediţie a
Festivalului Sighişoara Medievală, cel mai vechi festival de gen din România, se va derula pe
parcursul a zece zile, în perioada 20-29 iulie, sub genericul ’Ioana d’Arc - 600 de ani de luptă
şi credinţă’, iar la acesta vor participa peste 60 de formaţii de muzică medievală, trupe de
teatru şi ordine cavalereşti din Portugalia, Bulgaria, Ungaria, Franţa, Cehia şi România.

Liviu Pancu a precizat că ediţia de anul trecut, derulată sub genericul ’Merlin - eroul lumii
medievale’, s-a clasat pe locul doi în ţară la categoria ’Cel mai bun eveniment cultural al
anului’, după Festivalul ’George Enescu’.

AGERPRES

1.7.20 FCM și-a anunțat staff-ul tehnic pentru noul sezon (2012-07-04 06:44)

Staff-ul tehnic care va pregăti formaţia FC Municipal Tîrgu-Mureş, în sezonul 2012-2013 al
Ligii a II-a, va fi următorul:

SANDU TĂBÂRCĂ - director tehnic

ALEXANDRU PELICI - antrenor principal

DARIUS MICLEA - antrenor secund

FEKETE CAROL - antrenor cu portarii
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1.7.21 BC Mureș va relua pregătirea din 6 august (2012-07-04 06:50)

BC Mureş şi-a prezentat oficial noua conducere executivă în cadrul unei conferinţe de presă
susţinute marți. Au fost prezenţi preşedintele Cornel Lungu, vicepreşedintele Peti András şi
managerul sportiv Bruno Roschnafsky. „Dorim un suflu nou la club” – a declarat preşedintele
Lungu, subliniind că inteţionează să implementeze un proiect întins pe mai multe sezoane, iar
în primul an, având în vedere că se construieşte un lot cu foarte mulţi jucători noi, obiectivul
este accederea în play-off.

S-a anunţat de-asemenea că reluarea pregătirii este programată pentru 6 august, urmând
ca lotul să se finalizeze cel târziu până la acea dată, dar de preferinţă în cel mult două-trei
săptămâni.

Sursa: BC Mureș

1.7.22 Reținut pentru viol asupra unei minore de 6 ani (2012-07-04 09:49)

În ziua de 3.07.2012, la sediul IPJ Mureş, s-a prezentat o femeie din judeţul Mureş,
reclamând faptul că este posibil ca fiica ei în vârstă de 6 ani, să fi fost victima unui abuz sexual,
suspect fiind unchiul minorei, un bărbat în vârstă de 45 ani. În urma cercetărilor efectuate de
către ofiţerii din cadrul Serviciului de Investigaţii Criminale, s-a stabilit că în perioada mai-iunie
2012, minora a fost victima unei agresiuni sexuale în mod repetat, agresorul profitând de
imposibilitatea victimei de a se apăra şi de a-şi exprima voinţa.

Suspectul a fost reţinut pe o perioadă de 24 ore sub aspectul săvârşirii infracţiunii de viol în
formă continuată, urmând a fi prezentat în cursul zilei de 4.07.2012 la Tribunalul Mureş cu
propunere de arestare preventivă.

Sursa: IPJ Mureș

update:

Tribunalul Mureș a emis în cursul zilei de astăzi o comunicare oficială în care precizează:

Vă informăm că astăzi, 04.07.2012, în dosarul cu nr. 5508/102/2012 al Tribunalului
Mureş, prin încheierea penală cu nr. 63/C/2012, s-a dispus luarea măsurii arestării
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preventive faţă de inculpatul G.M., cercetat sub aspectul săvârşirii infracţiunii de
viol în formă continuată, prev. de art. 197 alin. 1 şi 3 Cod penal, cu aplicarea
art. 41 alin. 2 Cod penal, pentru o perioadă de 29 de zile începând cu data de
4.07.2012 şi până la data de 1.08.2012, inclusiv. Inculpatul a promovat calea de
atac a recursului împotriva încheierii susmenţionate.

1.7.23 Târg de animale și expoziție de artizanat (2012-07-04 10:00)

Începând cu acest sfârșit de săptămână, Târgul de expoziție cu vânzare de animale mici și
păsări, organizat în Piața Unirii, se va desfășura în locul special amenajat de pe platoul pieței,
atât în zilele de sâmbătă cât și în cele de duminică, date fiind solicitările venite din partea
cetățenilor.

Pentru amatorii de antichităţi şi obiecte artizanale, începând din data de 7 iulie a.c., în
fiecare zi de sâmbătă, între orele 8.00 şi 12.00, va fi organizată Expoziţia cu vânzare (bazar)
în Piaţa Cuza Vodă – spaţiul destinat comercializării de obiecte de artă, produse de anticariat,
meşteşugăreşti şi artizanale, realizate de artiştii plastici. Expozanţii vor fi scutiţi de plata
taxelor aferente utilizării spaţiului destinat desfacerii de antichităţi şi obiecte artizanale.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.7.24 Probleme la reabilitarea drumului Tg.Mureș-Reghin (2012-07-04 11:34)

Instituţia Prefectului – Judeţul Mureș a sesizat Compania Națională de Autostrăzi și Drumuri
Naționale din România asupra unor condiții considerate a fi neconforme la lucrările de pe
sectorul de drum național DN 15 Tîrgu-Mureș - Reghin, aflat în reabilitare. În nota adresată
directorului general al CNADNR se menționează: „În urma lucrărilor de reabilitare realizate
în interiorul localităților din județul Mureș, lățimea părții carosabile rezultată este de 7 metri,
fiind încadrată cu borduri înalte. Pentru traficul înregistrat pe sectorul Tîrgu-Mureș - Reghin
această lățime este insuficientă și prezintă risc atât pentru autovehicule cât și pentru pietoni.
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Față de această situație de risc, Prefectul Județului Mureș, Alexandru-Petru Frătean, a adresat
conducerii CNADNR rugămintea de a analiza modificarea proiectului tehnic, pentru eliminarea
problemelor semnalate.

Sursa: Prefectura Mureș

1.7.25 Tg.Mureș-București și retur, cu avionul, la 79 de euro
(2012-07-04 11:39)

Pasagerii deserviți de Aeroportul Internațional Transilvania Târgu Mureș, care doresc să
călătorească de la Târgu Mureș la București, beneficiază de la 1 iulie 2012 și până în data de
31 august 2012 (data ultimului retur) de zboruri operate de TAROM cu prețuri începând de la
79 euro, cu toate taxele incluse.

Potrivit unui comunicat de presă publicat pe site-ul TAROM, compania aeriană pune la dis-
pozitia pasagerilor săi, în perioada 1 iulie - 31 august 2012 peste 2500 de bilete de avion la
oferte speciale, pe rutele interne, cu preţuri începând de la 79 euro dus-întors. Astfel, au fost
puse deja în vânzare biletele cu prețuri începând de la 79 euro pentru cursele de la Târgu
Mureș la București și retur, prețuri care includ toate taxele și sunt valabile pentru călătorii
dus-întors. Pentru mai multe informații, pasagerii sunt rugaţi să contacteze compania TAROM,
la numerele de telefon Call Center TAROM: 9361 (valabil pentru apeluri din Bucureşti):

• +4 021.204.64.64

• +4 021.303.44.00

• +4021.303.44.44

Sursa: Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș
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1.7.26 Locuri gratuite în tabăra de creație de la Sînvasii (2012-07-04 13:44)

Asociaţia Divers cu sprijinul Departamentului pentru Relaţii Interetnice organizează în cadrul
programului "Diversitatea – O Şansă în Plus pentru Viitor" o tabără de creaţie interculturală
pentru tineri cu scopul realizării "Calendarului Diversităţii 2013". Organizatorii oferă 9 locuri
gratuite în tabăra de creaţie care se desfăşoară la Sînvasii, judeţul Mureş în perioada
29 iulie-4 august 2012. Mai multe informatii in documentele atasate sau pe pagina
www.divers.org.ro.

Sursa: Asociația Divers

1.7.27 Înot cu strângere de fonduri pentru comunitate (2012-07-05 07:23)

La evenimentul de strângere de fonduri SWIMATHON.ms care va avea loc sâmbătă 7 iulie
de la ora 9 în bazinul olimpic din Complexul de Agrement și Sport Mureșul, 48 de îngeri din 10
echipe vor schimba aripile pe ochelari de înot. Ei doresc să strângă în cadrul evenimentului
54.200 lei pentru proiectele înscrise în concurs. Echipele strâng fonduri pentru cumpărarea
unui vehicul de transport pentru copii cu deficiențe, organizare de tabere pentru copii, or-
ganizarea unui festival pentru copii, construirea unui cămin pentru persoane cu dizabilități,
renovarea/echiparea unui centru de zi pentru copii cu probleme sociale, organizarea unui
concurs intercultural despre istoria orașului, organizarea unei întâlniri mondiale a alumniilor.

După eveniment, de la ora 23 așteptăm membrii echipelor, sponsorii și susținătorii la
Swimathon Party. Susține cu o donație inițiativele celor 10 echipe completând formularul de
angajament de susținere pe siteul [1]www.swimathon.ms.

1. http://www.swimathon.ms/

1.7.28 Copotoiu decăzut din dreptul de a avea funcții publice
(2012-07-05 07:31)

Agenţia Naţională de Integritate (ANI) a stabilit că rectorul Universităţii de Medicină şi
Farmacie Târgu-Mureş, Constantin Copotoiu, s-a aflat în stare de incompatibilitate, în perioada
2006-2012, deoarece a deţinut simultan şi funcţia de şef secţie în cadrul Spitalului Clinic
Judeţean de Urgenţă Târgu-Mureş. Potrivit unui comunicat al ANI remis joi AGERPRES, Con-
stantin Copotoiu a încălcat dispoziţiile art. 180, alin. 1, lit. b) din Legea nr. 95/2006 privind
reforma în domeniul sănătăţii şi dispoziţiile art. 215, alin. 3 din Legea educaţiei naţionale
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nr. 1/2011, care stipulează ’funcţia de manager persoană fizică este incompatibilă cu: (...)
exercitarea oricărei activităţi sau oricărei alte funcţii de manager, inclusiv cele neremunerate’,
respectiv ’persoanele care ocupă o funcţie de conducere sau de demnitate publică nu pot
exercita funcţia de rector pe perioada îndeplinirii mandatului’.

Începând cu data de 1 iulie 2005, Constantin Copotoiu exercită funcţia de şef secţie în cadrul
Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Târgu-Mureş, iar în perioada 19 aprilie 2004 - 20 martie
2012, Constantin Copotoiu a deţinut funcţia de rector în cadrul Universităţii de Medicină şi
Farmacie Târgu-Mureş. Persoana faţă de care s-a constatat starea de incompatibilitate este
decăzută din dreptul de a mai exercita o funcţie sau o demnitate publică, cu excepţia celor
electorale, pe o perioadă de 3 ani.

AGERPRES

1.7.29 După plantare, vine întreținerea de fapte bune (2012-07-05 08:21)

Voluntarii proiectului „Plantăm Fapte Bune” vor reveni la plantația de la Tăureni pentru
lucrări de întreținere. În primăvara acestui an, aproximativ 100 de voluntari au împădurit o
suprafață de 1,3 hectare, fiind plantați peste 5.000 de puieți. Echipa județeană de la Mureș
care se ocupă de coordonarea proiectului comunica voluntarilor că „după o inspecţie în luna
iunie s-a constatat o rată de succes de 70 %. Pe 14 iulie, sâmbătă, echipa Plantăm Fapte
Bune vă invită din nou în comuna Tăureni pentru întreţineri, mai exact pentru smulgerea
buruienilor din jurul puieţilor că să nu le consume apa şi să nu le ţină umbră”.

Dacă doriți să vă implicați, trebuie să completați formularul de la adresa de internet
[1]http://tiny.cc/plantamfaptebune, iar ulterior voluntarii vă vor contacta pentru mai multe
detalii. Pentru acţiunea de sâmbăta viitoare e recomandat să aveţi pălării sau şepci pentru a
preveni insolaţiile, cremă de protecţie solară (sau haine lungi), 1,5 litri de apă (de voluntar),
mănuşi si ceva de mâncare.

1. http://tiny.cc/plantamfaptebune

1.7.30 Suspendarea președintelui și dilema UDMR (2012-07-05 11:07)

Senatorul UDMR Marko Bela, fostul preşedinte al formaţiunii, consideră că actualul con-
flict dintre preşedinte şi Guvern poate fi rezolvat doar prin schimbarea Constituţiei şi prin
regândirea relaţiilor instituţionale şi recunoaşte că Uniunea se află într-o dilemă legată de
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suspendarea şefului statului. Marko Bela a declarat, joi, la lucrările taberei de vară de la Izvoru
Mureşului, că după alegeri ar trebui schimbată Constituţia în care ar trebui să se stipuleze clar
dacă România este o republică parlamentară, semi-prezidenţială sau prezidenţială. ’Indiferent
ce se va întâmpla zilele următoare, după părerea mea, după alegeri ar fi nevoie de o nouă
Constituţie în România. E o poziţie aparent radicală, dar trebuie să vă spun că nu putem
rezolva aceste probleme cu câteva modificări. (...) Trebuie să regândim întregul sistem,
relaţiile instituţionale şi, în primul rând, ce vrem pentru viitor în România. Vrem o republică
parlamentară, una semi-prezidenţială, una prezidenţială, dar trebuie să avem o decizie clară
fiindcă altfel aceste situaţii conflictuale vor apărea din nou şi din nou, indiferent dacă acum se
rezolvă ceva sau nu’, a declarat Marko Bela.

Senatorul UDMR a subliniat că în România nu poate funcţiona o coabitare între un preşedinte
de o culoare politică şi un Guvern de altă culoare şi a făcut referire şi la schimbarea situaţiei
în care instituţii ’aparent independente, sunt considerate politice’. Marko Beka a ţinut să
sublinieze că UDMR optează, fără echivoc, pentru republică parlamentară, deoarece în acest
fel deciziile pot fi influenţate de minoritate, un sistem prezindenţial fiind mai puţin influenţabil.
Întrebat dacă UDMR ar trebui să le spună maghiarilor cum să voteze la referendumul pentru
suspendarea preşedintelui, Marko a spus că încă nu s-a luat o decizie, dar a recunoscut că
Uniunea se află într-o dilemă din acest punct de vedere. ’Deci, putem decide să spunem
electoratului nostru cum să voteze sau să lăsăm ca fiecare să voteze după conştiinţă. Încă
nu am decis (...) Pentru noi, într-adevăr, şi nu neg acest lucru, este o dilemă. Pe de o parte
venim dintr-o anumită alianţă, dintr-o coaliţie cu PDL şi cu actualul preşedinte, în acelaşi timp,
v-am spus acest lucru, optăm, fără echivoc, pentru republică parlamentară, pentru că aici nu e
vorba numai de lupta persoanelor, e vorba şi de luptă între concepţii foarte diferite’, a conchis
Marko Bela.

Fostul lider al Uniunii le-a vorbit tinerilor prezenţi în tabăra de vară de la Izvoru Mureşului
despre valorile europene, despre cum se poziţionează UE faţă de problema minorităţilor sau
despre criza prin care trece Europa. La dezbateri au luat parte şi Tomi Huhtanen, directorul
Centrului pentru Studii Europene de la Bruxelles, şi europarlamentarul Iuliu Winkler.

AGERPRES

1.7.31 Conferință pe tema funcționării sistemului de sănătate
(2012-07-05 12:04)

Ministerul Sănătăţii organizează la Tg. Mureş în data de luni, 9 iulie, conferinţa de dezbatere a
proiectului de lege privind organizarea şi funcţionarea sistemului de sănătate din România, ac-
tivitate care face parte din proiectul de promovare derulat de Ministerul Sănătăţii, în perioada
2-31 iulie 2012, în 14 oraşe din ţară. Conferinţa se va desfăşura la Hotel Plaza din Tg. Mureş,
str. Piaţa Trandafirilor, nr. 46-47. Proiectul de lege privind organizarea şi funcţionarea sistemu-
lui de sănătate se află postat pe site-ul Ministerului Sănătăţii, www.ms.ro, Reforma în sănătate.
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1.7.32 Târgului Meşteşugarilor - a șasea ediție la Sighișoara
(2012-07-05 12:44)

În Cetatea Medievală din Sighişoara se derulează, începând de joi, timp de trei zile, a
şasea ediţie a Târgului Meşteşugarilor, la care participă peste 30 de meşteşugari din ţară,
care vor expune în perimetrul Turnul cu Ceas - Casa Veneţiană - Biserica Mănăstirii. ’Târgul
Meşteşugarilor a fost gândit ca o acţiune culturală atât pentru comunitate, cât şi pentru
turişti, un eveniment care să fie un prilej de comunicare între meşterii populari de etnii
diferite, o piaţă de desfacere pentru obiectele de artizanat, o acţiune care îmbină tradiţia
artei meşteşugului cu cea a portului, a cântecului şi a dansului popular. Şi această ediţie va
avea drept scop revitalizarea meşteşugurilor tradiţionale prin transmiterea tehnicii de lucru
publicului interesat, meşterii demonstrându-şi abilităţile profesionale prin intermediul unor
ateliere de creaţie care vor avea loc în fiecare zi a târgului. La aceste ateliere sunt invitaţi
vizitatorii care vor să deprindă arta unui meşteşug străvechi’, a declarat presei joi Anca Silvia
Raţiu, purtătorul de cuvânt al Primăriei Sighişoara.

Potrivit acesteia, vizitatorii vor avea ocazia să admire obiecte de vestimentaţie rustică,
sculptură în lemn, ceramică, instrumente muzicale, vase din cupru roşu, sticlă decorativă,
ţesături, macrameuri, picturi pe lemn, ouă încondeiate, sculpturi în os, podoabe, obiecte din
pâslă şi diverse produse din lut. Târgul Meşteşugarilor va fi completat cu un program artistic
- cântece şi dansuri populare româneşti, săseşti, ţigăneşti şi maghiare - la care participă
grupul vocal folcloric ’Târnava Mare’, Ansamblul ’Românaşul’, Grupul vocal ’Flori de Nalbă’,
Formaţia de dansuri populare a Forumului Democrat German, Formaţia de dansuri a grupului
de adolescenţi din cadrul programelor sociale Veritas şi Ansamblul Kikerics. Meşteşugarii
vor reveni în Cetatea Medievală pe 20 iulie, la debutul celei de-a XX-a ediţii a Festivalului
Sighişoara Medievală, care va dura în acest an zece zile.

AGERPRES

1.7.33 Dobre vs. Florea față de politica de la București (2012-07-05 13:05)

Prim-vicepreşedintele Partidului Democrat-Liberal (PDL) Dorin Florea, a declarat presei,
joi, la Târgu Mureş, că ceea ce se întâmplă pe scena politică românească, prin suspendarea
preşedinţilor Senatului şi Camerei Deputaţilor, precum şi cererea de suspendare a preşedin-
telui Traian Băsescu reprezintă ’o acţiune politică fără precedent’.’E o acţiune politică fără
precedent în care, din păcate, la 22 de ani de la Revoluţie, vedem pur şi simplu nişte declaraţii,
iar motivele suspendării preşedintelui sunt nişte lucruri care le puteai vedea doar aruncate în
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cârca lui Ceauşescu. Pur şi simplu rămân stupefiat, pentru că eu înţeleg orice dispută politică,
înţeleg orice fel de bătaie pe o chestie doctrinară, dar în momentul în care văd (...) graba în
care se execută aceste lucruri, mă duc cu gândul că acestea se înscriu într-un plan pe care
mi-e şi groază să-l comentez’, a arătat Florea.

În plus, acesta a spus că motivele pentru suspendarea preşedintelui ţării sunt doar ’o înşiruire
de lucruri incoerente’ şi că nu a constatat atitudini şi acţiuni neconstituţionale ale preşedin-
telui Traian Băsescu. ’Motivele pentru suspendarea preşedintelui mi se par pur şi simplu o
adunătură, o înşiruire de lucruri incoerente şi fără niciun fel de substanţă. Nu poţi să spui că
preşedintele a încălcat grav procedurile constituţionale sau că a avut imixtiuni în Guvern, nu.
Un prim ministru poate să ţină sau nu cont de sfaturile preşedintelui un prim ministru poate
să acţioneze în tandem cu preşedintele sau nu. Pur şi simplu nu am văzut atitudini sau acte,
documente emise sau poziţii ale României exprimate în exterior care să trădeze acest lucru’,
a subliniat Florea.

Acesta crede că mitingurile şi reacţia populaţiei nu vor fi împotriva preşedintelui sau în
favoarea acestuia, ’ci reacţiile vor fi împotriva derapajului politicii, care pur şi simplu e atât de
agresivă împotriva instituţiilor statului’. Reprezentantul PDL a mai spus că nu îl miră atitudinea
UDMR, în privinţa suspendării preşedintelui ţării, fiindcă ’aşa cum reacţionează pe plan local,
aşa reacţionează şi la nivel naţional’.

Preşedintele filialei PNL Mureş, Ciprian Dobre, a declarat presei, joi, că preşedintele Traian
Băsescu ar fi trebuit să demisioneze demult, că şeful statului nu ar trebui să se ţină de scaun
şi că nu crede că acesta va avea curajul să participe la referendum. ’Eu cred că nimeni nu
trebuie să se ţină de scaun, nici măcar Traian Băsescu. Eu cred că deja este într-un calendar
întârziat de depunere a demisiei. Nu cred că după ceea ce a făcut poporului român mai are
curajul să meargă într-un referendum, cred că deja trebuia să-şi depună demisia. Dumnealui
de mult trebuia să-şi demisia, pentru incapacitatea de a conduce statul român, ăsta este
cel mai mare capăt de acuzare, dacă se poate spune aşa: incapacitatea de a conduce
ţara, incapacitatea şi lipsa de aptitudini de a face faţă prerogativelor funcţiei de preşedinte a
unui stat’, a arătat Ciprian Dobre, care crede că e posibil să fie alegeri anticipate prezidenţiale.

În privinţa schimbării celor doi preşedinţi ai Camerelor Parlamentului, Dobre consideră că
aceasta ’ţine de democraţie’ şi că ar trebui să fie o lecţie pentru politicienii care nu s-au ţinut
de cuvânt. ’Din punctul meu de vedere este o lecţie pentru oamenii politici care nu-şi respectă
angajamentul faţă de cetăţeni şi este un exerciţiu foarte bun pentru cetăţenii României. Cred
că România, naţiunea are de câştigat atunci când politicienii învaţă că au greşit, iar electoratul,
oamenii în general, învaţă că pot să-i schimbe rapid pe cei care au greşit. Din acest punct de
vedere este un exerciţiu democratic ilustrativ sau bun’, a susţinut Ciprian Dobre.

Cât despre protestele de la Bucureşti îndreptate împotriva întregii clase politice, Ciprian Dobre
a precizat că ’putem să fim toţi la fel, contează să răspundem în faţa legii, şi să vedem atunci
care vom răspunde şi pentru ce’.

AGERPRES
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Stefan Todea (2012-07-08 03:45:27)
Din acest articol sunt de acord şi susţin punctul de vedere al domnului Ciprian Dobre.Domnul
preşedinte Train Băsescu s-a dovedit a fi un preşedinte confilctual, răzbunător pe adversari săi
politici(vezi cayul Năstase).Domnul preşedinte Traian Băsescu de mult trebuia să-şi dea demisia din
momentul de când s-a amestecat în problemele guvernului.Domnia sa nu trebuia să anunţe tăierea
salariilor şi a pensiilor nu era de competenţa domnie sale.Consider că dacă lăsa guvernul să rezolve
această problemă o rezolva mai bine ca domnul preşedinte.Este uşor să tai decât să gândeşti măsuri
economice sau să tai sumele alocate clientelei de partid.

1.7.34 Polițiștii reclamă la ITM lipsa apei pe caniculă (2012-07-06 12:00)

Sindicatul Poliţiştilor ’Lege şi Onoare’ Mureş a sesizat, vineri, Inspectoratul Teritorial de
Muncă (ITM) Mureş că, deşi s-au făcut adrese repetate la conducerea Inspectoratului de Poliţie
al Judeţului (IPJ), precum şi la Ministerul Administraţiei şi Internelor, poliţiştilor care lucrează în
stradă nu li s-a asigurat apă minerală, deşi temperatura la nivelul solului a fost şi de peste 50
de grade Celsius.Liderul sindical, Gheorghe Cerghizan, a spus că potrivit legii, IPJ Mureş ar fi
trebuit să asigure apă minerală sau să reducă programul de muncă al poliţiştilor de la Ordinea
Publică, Serviciul Rutier precum şi celor care lucrează pe maşini şi autospeciale care nu sunt
dotate cu sistem de climatizare sau aer condiţionat.

Acesta a afirmat că cererile poliţiştilor au fost ignorate de către conducerea IPJ Mureş, deşi trei
zile consecutiv a fost depăşită valoare de 80 de unităţi a indicelui de temperatură-umezeală
(ITU) la nivelul solului. Gheorghe Cerghizan a susţinut că, potrivit datelor furnizate de Staţia de
Meteorologie din Târgu Mureş în intervalul 2-7 iulie 2012, temperaturile maxime la sol au fost
între 48,4 şi 50,7 grade Celsius, ITU fiind situat între 78 şi 80. ’Cu regret constatăm că, ori de
câte ori reprezentanţii MAI solicită poliţiştilor îndeplinirea exemplară a îndatoririlor de serviciu,
aceştia invocă prevederile speciale ale Legii Statutului Poliţistului, dar, în schimb, atunci
când se pune problema respectării drepturilor poliţiştilor, acestea le sunt totalmente ignorate,
invocându-se restricţii bugetare. Şi aceasta deşi obligaţia ordonatorilor de credite este aceea
ce a întocmi în fiecare an un buget care să asigure respectarea tuturor prevederilor legale,
inclusiv fonduri băneşti pentru achiziţionarea apei minerale pentru salariaţii care prestează
muncă la temperaturi extreme’, a arătat Cerghizan.

Purtătorul de cuvânt al IPJ Mureş, Livia Popa, a precizat vineri că potrivit Centrului Meteoro-
logic Zonal Sibiu, temperaturile maxime în aer nu au depăşit valoarea de 37 de grade Celsius
prevăzută în lege, iar ITU nu a depăşit 80 unităţi. ’Nu au fost îndeplinite condiţiile pentru
ameliorarea condiţiilor de muncă ale personalului din IPJ Mureş’, a arătat Popa, care a precizat
că în lege se ia în considerare temperatura maximă în aer, nu cea de la sol, aşa cum invocă
Sindicatul Poliţiştilor ’Lege şi Onoare’ Mureş.

AGERPRES
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1.7.35 Scăpați de arest, de închisoarea cu suspendare (2012-07-06 12:06)

Curtea de Apel Târgu Mureş i-a condamant, vineri, la 3 ani de închisoare cu suspendarea
executării pedepsei pe şeful Poliţiei oraşului Borsec, Vodă Alexandru-Ovidiu, acuzat de in-
fracţiunile de trafic de influenţă şi complicitate la şantaj, şi pe agentul şef de poliţie în cadrul
aceleiaşi unităţi, Colcer Nicolae, acuzat de trafic de influenţă şi şantaj. Instanţa a decis că cei
doi poliţişti, judecaţi în dosarul penal nr. 408/43/2011, să fie condamnaţi la 3 ani închisoare
cu suspendare sub control judiciar şi le-a interzis o serie de drepturi.

Potrivit Biroului de Presă al Curţii de Apel Târgu Mureş, cei doi poliţişti urmează să fie puşi
de îndată în libertate, întrucât au fost judecaţi în stare de arest preventiv. ’Sentinţa poate fi
atacată cu recurs în termen de 10 zile de la comunicare cu inculpaţii şi de la pronunţare cu
reprezentanţii Direcţiei Naţionale Anticorupţie - Serviciul Teritorial Mureş’, precizează Curtea
de Apel Târgu Mureş. Şeful Poliţiei oraşului Borsec, comisar-şef Vodă Alexandru-Ovidiu, a
fost reţinut în 8 noiembrie de procurorii DNA sub acuzaţia de trafic de influenţă şi com-
plicitate la şantaj. Potrivit DNA, alături de şeful Poliţiei Borsec, procurorii anticorupţie l-au
mai reţinut şi pe subordonatul acestuia, agentul şef de poliţie Colcer Nicolae, acuzat de şantaj.

DNA a susţinut, la vremea respectivă, că în perioada mai-septembrie 2011, Vodă Alexandru-
Ovidiu, în calitate de şef al Poliţiei Borsec, a pretins diferite sume de bani din care a primit
4.950 lei, în patru tranşe, de la o persoană denunţătoare, promiţându-i în schimb că va
interveni pe lângă un subordonat şi pe lângă procurori din cadrul Parchetului de pe lângă
Judecătoria Topliţa, judeţul Harghita, pentru soluţionarea favorabilă a dosarului în care de-
nunţătorul este cercetat pentru săvârşirea infracţiunii de ultraj. „De asemenea, în perioada
ianuarie-octombrie 2011, inculpatul Colcer Nicolae, în calitatea sa de agent şef de poliţie în
cadrul Poliţiei oraşului Borsec, având sprijinul şefului său, inculpatul Vodă Alexandru-Ovidiu,
l-a constrâns pe acelaşi denunţător să-i dea suma de 10.000 de euro sub ameninţarea că va
face declaraţii incriminatorii în dosarul în care denunţătorul este cercetat pentru săvârşirea
infracţiunii de ultraj, iar dacă va primi această sumă, va face declaraţii care să permită
adoptarea, de către procuror, a unei soluţii favorabile denunţătorului”, preciza DNA.

AGERPRES

1.7.36 Cars, încă o fabrică în insolvenţă (2012-07-09 03:52)

Producătorul de materiale de construcţii Cars Tîrnăveni, al cărui acţionar principal este
omul de afaceri Gheorghe Călburean, a cerut insolvenţa într-un dosar depus la Tribunalul
Mureş, după ce în ultimii ani a înregistrat pierderi de milioane de lei. Călburean deţine 45,06
% din capitalul Cars, o altă persoană fizică, Dorel-Cornel Vultur, are o participaţie de 13,13 %,
iar Autoritatea pentru Valorificarea Activelor Statului controlează 4,91 % din acţiuni.
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Firma se află în imposibilitatea de a plăti furnizorii de utilităţi, forţa de muncă şi obligaţiile
fiscale, precum şi creditele bancare. „Toate acestea, coroborate cu înregistrarea treptată de
creanţe litigioase, au dus la imposibilitatea de a continua producţia. De asemenea, precizăm
că furnizorii au declanşat proceduri de conciliere, somaţii de plată, cereri de chemare în
judecată, executare silită, bugetul de stat a dispus măsurile asiguratorii asupra conturilor
astfel că la acest moment starea societăţii este precară", se arată în cererea depusă de Cars
Tîrnăveni.

Pierderile sunt de peste 130 de miliarde de lei vechi, anul trecut. Anunţul a fost făcut de
lichidatorul judiciar care a convocat adunarea generală a acţionarilor în data de 19 iulie.
Adunarea Generală Ordinară a Acţionarilor se va desfășura, începând cu ora 12.00, la sediul
social al societăţii din Tîrnăveni, str. Bradului, nr. 14. În cazul în care pentru data arătată
nu sunt întrunite condiţiile de cvorum prevăzute de Statut şi de normele legale aplicabile,
adică să fie prezenţi reprezentaţi sau să fi votat prin corespondenţă acţionarii care reprezintă
împreună cel puţin o pătrime din numărul total al drepturilor de vot. Adunarea Generală
Ordinară este reconvocată pentru data de 20.07.2012.

Pe ordinea de zi se vor afla desemnarea administratorului special şi aprobarea ca pierderile
aferente anului 2011 să fie reportate, urmând a fi acoperite conform legislaţiei. Administrator
judiciar provizoriu este firma Hodos Business Recovery din Tîrgu-Mureş. Societatea Cars este
în momentul de faţă cel mai mare datornic la bugetul local al municipiului Târnăveni.

Cars Tîrnăveni

Cars Tîrnăveni este un producător de materiale de construcții. A fost înființat în anul 1920
prin punerea bazelor societății mixte Koch Richard și Pekri Géza, pe actualul amplasament al
societății.

Mircea Barbu

1.7.37 Trei seri de petrecere (2012-07-09 03:55)

[1] În organizarea Primăriei şi a Consiliului Local, Zilele reghinene (cea de-a 11-a ediţie)

au adunat în centrul oraşului mii de oameni avizi de distracţie. Berea a curs râuri-râuri,

grătarele au sfârâit necontenit emanând miresme îmbietoare şi greu de ignorant, iar echipele
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de salubritate au avut de lucru din plin în fiecare dimineaţă .

Scena

Deschiderea oficială a evenimentului, printr-o paradă a portului tradiţional, s-a desfășurat
vineri, 6 iulie, de la ora 17, 30. După alocuţiunea primarului Maria Precup au urcat pe scenă
membri orchestrei Casei de Cultură „Eugen Nicoară” împreună cu artişti locali, apoi Marius
Ciprian Pop a încins atmosfera îndemnându-i pe toţi la joc. Artistul a coborât în public și s-a
prins într-o horă uriaşă, împreună cu primarul Maria Precup, alături de toţi cei aflaţi în faţa
scenei. Au urmat Mike Zetter, Florin Vos şi CRBL.

În cea de-a doua seară, reghinenii i-au urmărit pe Veta Biriş, Dinu Iancu Sălăjanu, trupele
locale 112 şi Titan după care au urcat pe scenă Marcel Pavel şi Dj Rhinno. Ultima seară a
Zilelor reghinene a debutat tot cu muzică populară, apoi elevii Şcolii de muzică au îndulcit şi
domolit atmosfera cu acorduri melodioase. Greii serii au fost Ioan Bocşa, Spitalul de Urgenţă
şi Alex Velea.

Zilele reghinene s-au încheiat cu un impresionant foc de artificii care a luminat cerul de

deasupra oraşului şi a încântat toată suflarea.

În paralel

În paralel cu petrecerea din centrul oraşului, în cele trei zile Muzeul Etnografic şi Asociaţia

Moşteniri Mureşene au organizat Festivalul Naţional de Poezie Populară și Târgul Meşterilor

Populari, manifestări care au inclus o lansare de carte urmată de o şezătoare literară precum

şi demonstraţii de meşteşuguri populare şi bucătărie tradiţională. Pentru iubitorii de sport, în

aceste 3 zile s-a organizat şi o suită de competiţii sportive, în principal fotbal, competiţii la

care s-au înscris destul de multe echipe şi care au oferit o alternativă atrăgătoare pentru mulţi

reghineni.

Un sfârșit fericit
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Dincolo de scenă, petrecerile s-au încins până târziu în noapte, terasele au fost pline, oamenii
s-au simţit ca în concediu şi au cheltuit mai mult decât şi-au propus, copiii au testat toate
aparatele de joacă aduse pentru ei şi toată lumea s-a declarat mulţumită de ceea ce a ieşit.
Duminică noaptea, târziu, răsunau încă pe străzile oraşului vocile întârziaţilor cântând cu foc:
„.. altă dată, altă dată... o s-o facem şi mai şi mai latăăăă!”

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/P1030313.jpg

1.7.38 Executivul şi Legislativul din Iernut, validați (2012-07-09 03:58)

[1] Sala de Ședinţe a Primăriei Iernut s-a dovedit a fi neîncăpătoare, marţi 27 iunie, pentru
cei care au dorit să participe la ceremonia de investire a primarului nou ales, a noului Consiliu
Local, de alegere a viceprimarului şi de constituire a comisiilor de specialitate a Legislativului
local.

Autoritatea Instituţiei Prefectului a fost exercitată de subprefectul Manuel Butilcă, în confor-

mitate cu prevederile art. 30-35 din Legea 215/2001 privind administraţia publică locală şi

Ordinul Prefectului Judeţului Mureş nr. 219/2012. La şedinţa de constituire au participat cei

15 consilieri aleşi în 10 iunie şi confirmaţi prin Hotărârea judecătorească prezentată în cadrul

şedinţei de preşedinta Judecătoriei Luduş, Anamaria Hambeţiu.

CL, legal

Lucrările şedinţei au fost conduse în bune condiţii de Ioan Dărăban, decanul de vârstă al

Consiliului. Mai întâi a fost constituită Comisia de validare formată din Simona Turcu, Remus

Romul Dîmbean şi Constantin Pantea care a procedat la verificarea legalităţii documentelor

celor aleşi. Nu au fost validaţi Vicu Maer şi Dorel Călian din cauza unor incompatibilităţi, astfel

că, în ordine alfabetică, cei aleşi şi validaţi sunt: Rareş Mihăilă Bircea, Puiu Botezan, Ioan
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Dărăban, Demeter Elisabeta, Remus Dîmbean, György István, Sorin Lungu, Teofil Mărginean,

Vasile Mureşan, Nadrág Elemér, Constantin Pantea, Daniel Sand, Dan Simion, Vasile Şanta şi

Simona Turcu. În această legislatură au reprezentanţi în Consiliul Local formaţiunile politice

USL (6 consilieri), PNG–CD (3), UDMR (2), PP-DD (2) şi AP MS (2). După ce fiecare consilier a

depus jurământul, Consiliul Local a fost declarat legal constituit.

Ioan Nicoară la al doilea mandat

În continuare, preşedinta Judecătoriei Luduş, Anamaria Hambeţiu, a prezentat rezultatul
validării expresiei populare exprimate la 10 iunie, prin care vechiul primar a primit încă un
mandat de patru ani. Vizibil emoţionat, Ioan Nicoară a depus jurământul oficial după care a
spus: „Doresc să mulţumesc tuturor celor care au participat la vot, care au dat dovadă de
maturitate în ceea ce priveşte viitorul oraşului în care trăim. Ultimii patru ani au fost grei, am
trecut şi prin criza economică, a fost greu şi pentru cetăţeni şi pentru administraţia locală.
Vom depune eforturi mai mari alături de Consiliul Local şi de Executiv pentru a trece la o altă
fază de dezvoltare a oraşului”. Între felicitările exprimate, Simona Turcu, fostă viceprimar, a
spus: „Proiectele începute trebuie să continue, noi consilierii vom fi alături de Executiv”.

Pentru continuarea lucrărilor primei şedinţe de Consiliu, Vasile Şanta l-a propus pe Constantin
Pantea ca preşedinte de şedinţă pentru următoarele trei luni după care a urmat alegerea
viceprimarului pentru care s-au făcut trei propuneri. Ioan Dărăban l-a propus pe Rareş Mihăilă
Bircea; Daniel Sand a propus candidatura Simonei Turcu, iar Vasile Mureşan l-a propus pe
Teofil Vasile Mărginean. Votul a fost secret, cu buletine de vot şi la numărare, Bircea a primit 9
voturi, de la USL, UDMR şi posibil ApMS; Simona Turcu – 4 voturi de la PNG-CD şi posibil ApMS;
Teofil Vasile Mărginean – 2 voturi de la PP-DD.

Noul viceprimar, Rareş Bircea este membru al PSD, consilier local la al doilea mandat şi

doreşte să facă „tot ce îmi stă în putinţă pentru ca oraşul să se dezvolte în direcţia în care

dorim cu toţii. Mulţumesc celor care m-au ales în funcţia de viceprimar”.

Cinci comisii de specialitate

Pentru următorii patru ani, la Consiliul Local Iernut îşi desfăşoară activitatea cinci comisii de
specialitate: ECONOMICĂ: Constantin Pantea, György István, Rareş Bircea, Demeter Elisabeta,
Vasile Şanta, Vasile Mureşan şi Nadrág Elemér; JURIDICĂ: Puiu Botezan, Nadrág Elemér, Con-
stantin Pantea, Demeter Elisabeta, Sorin Lungu, Romul Dîmbean, Ioan Dărăban; URBANISM:
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Vasile Şanta, Rareş Bircea, Simona Turcu, Puiu Botezan, Teofil Mărginean, György István, Ioan
Dărăban; SERVICII: Romul Dîmbean, Vasile Mureşan, Daniel Sand, Dan Simion, Nadrág Elemér;
SOCIALĂ: Simona Turcu, Dan Simion, Teofil Mărginean, Daniel Sand, Sorin Lungu. În încheierea
primei şedinţe de Consiliu participanţii s-au felicitat, şi-au urat succese şi au ciocnit câteun
pahar de şampanie.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/100_4198.jpg

1.7.39 Teatru comunitar de la Biertan la Sighișoara (2012-07-09 04:02)

22 de participanți, cu vârste cuprinse între 12 și 14 ani, au participat, între 23 și 26 iunie,
la un workshop interactiv la Biertan, Sibiu, conform unui comunicat transmis săptămânalului
Punctul de către organizatori. Astfel, participanții au dat dovadă de multă inspirație și
creativitate, iar la finalul sesiuni au apărut și rezultatele, a luat naștere scenariul unei piesei
de teatru comunitar, piesa urmând să fie prezentată, cu public, în toamna acestui an.

Această activitate face parte din cadrul proiectului EDU-ACT, derulat în parteneriat de Fundația
„Mihai Eminescu Trust” și Administrația Fondului Cultural Național. Scopul proiectului este de
a dezvolta mijloace inovative de educație culturală în vederea protejării patrimoniului cultural
local. Obiectivul general al proiectului este conștientizarea locuitorilor din trei comunități din
zona centrală a Transilvaniei (Sighișoara, Mălâncrav, Archita), asupra importanței păstrării
moștenirii locale.

Următoarea activitate din cadrul proiectului, început în luna aprilie, se va desfășura la Viscri,
Brașov în perioada 7-8 iulie 2012, de această dată fiind vorba de un atelier de comunicare
intitulat „Să ne înțelegem multimedia". Acesta își propune să dezvolte abilitățile tinerilor în
folosirea mijloacelor de informare moderne, prelucrare fotografii digitale, dar și crearea unui
blog care mai târziu va fi actualizat chiar de către participanții la acest eveniment. Această
forma de dialog contribuie la schimbarea preconcepțiilor despre diferențele dintre tinerii
provenind din mediul rural și cei din urban.

Cristina Vancea
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1.7.40 Mazda CX-5, încorporează tehnologiile SKYACTIV (2012-07-09 04:09)

Capacitatea de producţie a SUV-ului Mazda CX-5 va crește de 200.000 la 240.000 de
unităţi anuale, a anunțat într-un comunicat Mazda Motor Corporation. Modernizarea adusă
liniei de asamblare are la bază sistemul inovator de producţie Mazda, denumit Monotsukuri
Innovation* ce va permite producţia produselor SKYACTIV de generaţie nouă la Fabrica Nr.1
Ujina, mai devreme decât se anticipa. Mutarea a fost făcută ca răspuns la cererea foarte
mare pentru CX-5 la nivel mondial. CX-5 este primul model care încorporează în totalitate
TEHNOLOGIILE SKYACTIV. A câştigat reputaţie oferind atât economie excelentă a consumului,
cât şi o experienţă intensă la condus. De la începutul vânzărilor în februarie, Mazda a primit
comenzi depășind estimările iniţiale, actualizându-şi target-ul anual global de la 160.000 la
190.000 de unităţi pentru anul fiscal 2012.

Directorul reprezentativ Mazda şi preşedinte al Consiliului de Administraţie, Preşedinte şi CEO,
Takashi Yamanouchi a declarat: „Sunt recunoscător pentru aprecierile primite de CX-5 din
partea clienţilor de peste tot din lume. Creşterea producţiei pentru CX-5 demonstrează faptul
că lucrăm din greu pentru a furniza automobilul clienţilor aflaţi în aşteptare cât de repede
posibil. Creşterea producţiei CX-5 va contribui şi la introducerea unui sistem de producţie
flexibil care va permite producerea noii generaţii de produse SKYACTIV la Fabrica Nr.1 Ujina.
Consider că acest lucru demonstrează faptul că Mazda face progrese în optimizarea proce-
sului de producţie”. Monotsukuri Innovation este o iniţiativă Mazda ce vizează obţinerea de
economii la nivel de scală şi flexibilitatea de a răspunde rapid la schimbările din piaţă. Include
diferite zone din companie, inclusiv dezvoltarea, producţia şi achiziţiile. Este un proiect de
reformă structurală careschimbă fundamental modul în care Mazda produce maşini şi a permis
dezvoltarea tehnologiilor SKYACTIV. Mazda intenţionează să vândă 1.700.000 de unităţi global
în anul fiscal ce se va încheia în martie 2016. Modelele care înglobează TEHNOLOGIILE
SKYACTIV se aşteaptă să deţină 80 % din vânzările totale.

Cristina Vancea

1.7.41 Suflu nou la BC Mureș (2012-07-09 04:13)

BC Mureş şi-a prezentat oficial noua conducere executivă în cadrul unei conferinţe de presă
susţinute săptămâna trecută. Au fost prezenţi noul președinte Cornel Lungu, vicepreşedintele
Peti András şi managerul sportiv Bruno Roschnafsky. „Dorim un suflu nou la club” – a declarat
preşedintele Lungu, subliniind că intenţionează să implementeze un proiect întins pe mai
multe sezoane, iar în primul an, având în vedere că se construieşte un lot cu foarte mulţi
jucători noi, obiectivul este accederea în play-off.

De asemenea, se încearcă aducerea unor jucători utili echipei, dacă se poate cu contracte
mai mari de un an, tocmai pentru a încerca formarea unei echipe competitive în următorii
ani, se intenţionează atragerea mai multor sponsori cu potenţial, al căror eforturi să fie bine
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răsplătite, nu doar pe plan sportiv, cât şi datorită unui activităţi publicitare adecvate. Se speră
ca principalul sponsor, Consiliul local, să răspundă pozitiv, iar munca depusă la club să vină în
faţa mureşenilor cu rezultate deosebite.

Lotul echipei se reuneşte pe 6 august, până atunci efectivul de jucători trebuie definitivat. Se
merge pe mai multe piste dar, totul în funcţie de raportul calitate-preţ.

Cristina Vancea

1.7.42 Curse cu avionul, la prețuri mai mici (2012-07-09 04:16)

Întrebat de unul din redactorii săptămânalului Punctul care sunt planurile pe termen
scurt și mediu la Aeroportul Transilvania, noul președinte al Consiliului de Administrație al
Aeroportului Transilvania, Mihail Poruțiu, ne-a declarat, odată instalat în funcție, că una dintre
priorități ar fi rezolvarea problemei tarifelor: „ … Pe termen mediu evident trebuie să rezolvăm
problema tarifelor ca să stabilizăm contractul cu Wizzair. Am dat dispoziție să înceapă și
inventarul aeroportului, cu ajutorul unei comisii de inventariere. Trebuie să stabilim și circuitul
documentelor, modul de lucru și foarte multe alte lucruri. Ca să vă dau doar un exemplu, în
secolul 21 nu avem internet wireless în aeroport pentru pasageri. E inadmisibil. Iar apoi, cum
prevede și contractul, în 90 de zile trebuie să pregătim planul de administrare a afacerii și noua
organigramă”, a declarat în urmă cu câteva săptămâni Mihail Poruțiu. Iată că, nu a trecut mult
timp, și o parte din problema tarifelor pare a fi rezolvată deoarece săptămâna trecută Consiliul
Județean Mureș a aprobat noile tarife de aeroport care se vor aplica la nivelul Regiei Autonome
Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș. Potrivit unei hotărâri a Consiliului de Administrație a Aero-
portului, tariful de aterizare va fi de 1,25 euro, de iluminare 0,45 euro, de staționare 0,15 euro
și de servicii pentru pasageri 1 euro. Pe lângă aceste tarife au fost aprobate și reduceri precum
5 % la 3-5 aterizări pe lună, 10 % pentru 6-10 aterizări, 15 % pentru 11-15 aterizări pe lună.
Reducerile pot ajunge până la 50% pe lună dacă numărul de aterizări reprezintă 46% din total.

Tarifere de handling, dar și alte tarife urmează să fie aprobate în altă ședință de Consiliu
Județean, pentru ca aleșii să poată studia situația comparativă cu alte aeroporturi din țară și
să facă un calcul al „posturilor de operatori aerieni", potrivit consilierului județean Akos Mora.

„Celelalte tarife sunt mult mai numeroase. Am zis că e mai bine să mai stăm o lună pentru
a face tarife pe care să le avem pentru mult timp. Procesul cu cei de la Cluj este pierdut.
Hotărârea de astăzi face în așa fel încât să nu mai avem legătură cu acel proces. Hotărârea
este suspendată, procesul merge înainte", a declarat președintele Consiliului de Administrație
al Aeroportului Transilvania, Mihail Poruțiu.

În plus, pasagerii deserviți de Aeroportul Internațional Transilvania Tîrgu-Mureș, care doresc
să călătorească de la Tîrgu-Mureș la București, beneficiază de la 1 iulie 2012 și până în data
de 31 august 2012 (data ultimului retur) de zboruri operate de TAROM cu prețuri începând de
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la 79 euro, cu toate taxele incluse.

Cristina Vancea

1.7.43 Încă un BAC ratat (2012-07-09 04:19)

Cu siguranţă, examenul de bacalaureat este cel mai bun indicator a ceea ce se întâmplă
de mulţi ani în România. Adică o lipsă de viziune strategică la nivelul învăţământului primar,
gimnazial şi liceal – nu ne oprim şi asupra celui superior pentru că nu este azi în discuţie –
ceea ce afectează deopotrivă profesori şi elevi.

Acum câteva săptămâni scriam (atunci când se desfăşurase deja examenul de maturitate al
olimpicilor, iar rezultatele prefigurau ce se va întâmpla la cel de săptămâna trecută) că iar
se vor porni bocitoarele, iar se va arunca în stânga-dreapta cu noroi, când firesc ar fi să se
identifice o dată pentru totdeauna cauzele şi pentru a avea alte rezultate în viitor.

Scriam şi atunci şi susţin şi acum că şcoala românească nu s-a pliat peste realitatea de azi.
Adică nu a găsit soluţiile pentru ca elevii să fie determinaţi să înveţe, dacă părinţii şi-au
ratat acest rol, adaptând metodele secolului XXI, anului 2012. Adică dascălii să-şi adapteze
metodele de predare prezentului. În acelaşi context, programele şcolare trebuie să fie, de
asemenea, în acord cu zilele noastre. Înţeleg că eu am învăţat după stilul tablă-cretă, multă
materie, şi utilă şi inutilă, dar nu pricep şi pace de ce trebuie să le turnăm aceleaşi discipline
– învechite, în unele cazuri, pentru că între timp ştiinţa progresează, desenându-le pe tablă,
ascultându-i dacă au tocit etc.

În al doilea rând, consider eu, lipsesc în continuare evaluările aptitudinilor copiilor. Pe de o
parte, greşesc părinţii care insistă ca ale lor odrasle să urmeze un liceu anume, pe de altă
parte continuă să fie o disfuncţionalitate în relaţia profesor – părinte, respectiv profesor – elev
la nivelul învăţământului primar şi gimnazial care generează, printre altele, rezultatele pe care
le au copiii la examenul de bacalaureat.

În concluzie, până ce nu toţi cei implicaţi îşi vor asuma fiecare partea lor de vină, până ce
nu va fi regândit întreg sistemul de învăţământ de sus în jos şi de jos în sus, până ce nu
vom înţelege că un copil care nu are aplicare spre matematică nu îl poţi obliga să urmeze
informatica, rezultatele vor rămâne aceleaşi. Acelea pe care le vor comenta la televizor,
acuzând, unii şi alţii, care nu înţeleg de multă vreme că educaţia nu se face nici la televizor,
nici cu televizorul. Cel puţin nu în România.

Ligia Voro

944 ©2024 www.punctul.ro



1.7. JULY BlogBook

1.7.44 Căldură mare la Protecția muncii (2012-07-09 04:23)

Căldura din ultima vreme a fost dogoritoare, iar meteorologii anunță că deocamdată

temperaturile coboară ușor, însă rămân peste nivelul mediilor multianuale, deci ridicate.

Potrivit Administrației Naționale de Meteorologie (ANM), în perioada următoare „vremea se

va răci uşor şi treptat, astfel încât maxime ridicate, cu valori medii de peste 32 de grade, se

vor mai înregistra doar la începutul intervalului. Temperaturile minime se vor situa în medie

între 16 și 18 grade în prima parte a intervalului, dar vor scădea apoi treptat, astfel încât

spre sfârşitul intervalului se vor apropia de mediile multianuale. Începând cu ziua de 9 iulie,

probabilitatea de apariție a ploilor va fi în creștere, urmând ca, mai ales în 12 și 13 iulie

instabilitatea atmosferică să fie accentuată. Aversele, însoțite de descărcări electrice, vor

putea fi, local, importante cantitativ”.

Potrivit legii...

...în perioadele în care se înregistrează temperaturi ridicate extreme, ANM este obligată să

comunice acest lucru populației. De aceea au fost instituite și atenționările cu coduri galbene,

portocalii sau chiar roșii, în situații extreme. De asemenea, potrivit Ordonanței de Urgență nr.

99/2000, angajatorii sunt obligați să asigure un microclimat confortabil la locul de muncă. De

regulă, aceste reguli se negociază cu sindicatele sau cu reprezentanții salariaților. Există și un

set de măsuri minimale pe care angajatorii sunt obligați de actul normativ să le ia, indiferent

dacă există sau nu negocieri cu sindicatele. Mai exact OUG 99/2000 precizează: „Pentru

ameliorarea condițiilor de muncă: a) reducerea intensității și ritmului activităților fizice; b)

asigurarea ventilației la locurile de muncă; c) alternarea efortului dinamic cu cel static; d)

alternarea perioadelor de lucru cu perioadele de repaus în locuri umbrite, cu curenți de aer. B.

Pentru menținerea stării de sănătate a angajaților: a) asigurarea apei minerale adecvate, câte

2-4 litri/persoană/schimb; b) asigurarea echipamentului individual de protecție; c) asigurarea
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de dușuri”.

În practică...

...aceste lucruri nu se respectă însă întotdeauna. Cu toate acestea, ultimele date de la Inspec-
toratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureș arată că în luna iunie (ce-i drept, în această perioadă
încă nu fuseseră temperaturi atât de ridicate), în județul Mureș s-au efectuat patru controale
pentru a verifica dacă Ordonanța 99 din 2000 se respectă, dar nu s-au constatat nereguli. Însă
aceste controale au continuat și în luna iulie. Un exemplu este chiar o campanie națională
derulată și în județul Mureș săptămâna trecută. Mai exact este vorba despre controale la
unitățile de învățământ în care a avut loc examenul de Bacalaureat. Inspectorul-șef al ITM
Mureș Andrei Mureșan spunea vineri că nu există încă o centralizare a datelor, controalele fiind
la acea dată încă în derulare: „Avem această campanie la nivel național prin care urmărim
dacă sunt respectate condițiile minime pentru buna desfășurare a activității în aceste instituții,
ținând cont că această perioadă de caniculă coincide și cu derularea examenului de Bacalau-
reat. Se urmărește dacă sunt ventilate cum trebuie încăperile, dacă se asigură hidratarea
persoanelor aflate în incintă și dacă se iau acele pauze prevăzute de lege. Campania este în
desfășurare, urmând ca după derularea ei să revenim cu mai multe detalii”.

Pe de altă parte, au fost deja angajați care n-au așteptat controalele și și-au manifestat

nemulțumirea față de nerespectarea condițiilor minimale de protecția muncii pe caniculă.

Au sesizat nerespectarea legii chiar polițiștii...

...care s-au plâns că nu primesc apa minerală prevăzută de lege. Sindicatul Lege și Onoare a
sesizat vineri la ITM Mureș faptul că, deși la nivelul solului se înregistrează și temperaturi de
50 de grade, conducerea IPJ Mureș nu le-a oferit agenților din teren apa minerală prevăzută
de lege. Liderul sindical, Gheorghe Cerghizan, a spus că potrivit legii, IPJ Mureş ar fi trebuit să
asigure apă minerală sau să reducă programul de muncă al poliţiştilor de la Ordinea Publică,
Serviciul Rutier precum şi celor care lucrează pe maşini şi autospeciale care nu sunt dotate
cu sistem de climatizare sau aer condiţionat. Acesta a afirmat că cererile poliţiştilor au fost
ignorate de către conducerea IPJ Mureş, deşi trei zile consecutiv a fost depăşită valoarea de 80
de unităţi a indicelui de temperatură-umezeală (ITU) la nivelul solului: „Cu regret constatăm
că, ori de câte ori reprezentanţii MAI solicită poliţiştilor îndeplinirea exemplară a îndatoririlor
de serviciu, aceştia invocă prevederile speciale ale Legii Statutului Poliţistului, dar, în schimb,
atunci când se pune problema respectării drepturilor poliţiştilor, acestea le sunt totalmente
ignorate, invocându-se restricţii bugetare. Şi aceasta deşi obligaţia ordonatorilor de credite
este aceea ce a întocmi în fiecare an un buget care să asigure respectarea tuturor prevederilor
legale, inclusiv fonduri băneşti pentru achiziţionarea apei minerale pentru salariaţii care
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prestează muncă la temperaturi extreme”.

Conducerea IPJ Mureș, prin purtătorul de cuvânt Livia Popa le-a răspuns sec: „Nu au fost
îndeplinite condiţiile pentru ameliorarea condiţiilor de muncă ale personalului din IPJ Mureş”.
Asta pentru că, a mai completat Livia Popa, în lege se ia în considerare temperatura maximă
în aer, nu cea de la sol, cum invocă Sindicatul Poliţiştilor Lege şi Onoare Mureş.

Cătălin Hegheș

1.7.45 Termoficarea, duș rece și boală cronică (2012-07-09 04:30)

Săptămâna trecută s-a mai consumat o etapă din scandalul apei calde. Soluţii ar mai fi,

doar că punerea lor în practică de către cei abilitaţi se face cu viteza melcului. Până una

alta însă, cei 7.000 de consumatori învăţaţi de acum cu duşurile reci depind de o semnătură

pentru ca să fie reluată furnizarea gazului metan şi, implicit, a apei calde…

Să începem de luni…

… când a fost convocată o şedinţă extraordinară de Consiliul Local tocmai pentru a aproba
un Proiect de hotărâre prin care să fie asigurat serviciul de alimentare cu energie termică
pe viitor. Bineînţeles pe ordinea de zi, extraordinară, s-au mai strecurat şi nişte delegaţii în
străinătate pe bani publici. Dar să rămânem la subiectul nostru. Şedinţa de CL a generat două
discuţii – una de formă, de tehnică juridică referitoare la întocmirea proiectelor de hotărâre,
iar a doua de fond, şi anume care este cea mai bună soluţie pentru ca în viitor furnizarea
energiei termice să fie asigurată în mod continuu. Ambele însă s-au circumscris aceluiaşi
proiect de hotărâre care propunea transferul serviciului de alimentare cu energie termică
din curtea E-Star Mureş Energy (furnizorul care a reziliat unilateral contractul) în cea a Locativ.

Ne vom opri însă asupra celei de-a doua discuţii, făcând o scurtă trecere în revistă asupra

primei probleme semnalate. Consilierul local USL Cornel Brişcaru a adus în discuţie modul în

care proiectul de hotărâre a ajuns în mapele consilierilor locali. Acesta era semnat doar de

consilierul local al Alianţei pentru Mureş Claudiu Maior şi nu avea viza conducerii executive

a Primăriei şi nici viza de legalitate. Replica i-a venit din partea secretarului municipiului,
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Maria Ciobanu, care a susţinut că orice ales local poate iniţia proiecte de hotărâre care nu mai

trebuie vizate de către conducerea Primăriei. Legal suntem de acord cu acest punct de vedere,

doar că avem şi o remarcă de făcut. Maria Ciobanu era mult mai aspră cu aceste iniţiative ale

consilierilor în mandatul trecut când a blocat dezbaterea unor proiecte tocmai pe motiv că nu

purtau viza de legalitate şi nu fuseseră avizate de către primar.

Soluţii, soluţii

În mapele consilierilor a ajuns un proiect de hotărâre însoţit de o expunere de motive care
detalia două variante de rezolvare a problemei furnizării energiei termice. Prima se referea la
renunţarea în totalitate la sistemul centralizat şi montarea centralelor termice proprii la toate
instituţiile publice şi alocarea unor ajutoare populaţiei, în vederea montării centralelor termice
de apartament (instituţii şi populaţie deservite de centralele termice concesionate). Această
variantă ar însemna un efort bugetar de 13,1 milioane de lei. A doua variantă presupune
menţinerea unor centrale termice în funcţiune şi exploatarea lor de către un operator autorizat
– Locativ SA. Potrivit acestei variante ar putea rămâne în funcţiune următoarele centrale
termice: Dâmbul Pietros nr. 2 şi 4, Tudor Vladimirescu nr. 1,3,4, 6 şi 7, Budai Nagy Antal,
respectiv Şc. Generală Nr. 12. Punerea în practică a acestei variante presupune alocarea din
bugetul local a unei sume de 5.750.000 de lei. Potrivit proiectului de hotărâre ar fi de preferat
cea de-a doua variantă din două motive, şi anume cheltuielile mai reduse, respectiv interesul
consumatorilor din zona unitară de termie de a rămâne în sistemul centralizat.

În şedinţa de CL, proiectul de hotărâre a fost contestat de către fracţiunea UDMR, care a
propus ca serviciul de alimentare cu energie termică să fie preluat de Primărie. „Este un
departament energetic în cadrul Primăriei, care cu o bună gospodărire a resurselor umane
poate face faţă solicitării ca să preia acest serviciu”, a declarat Peti András.

Propunerea UDMR a fost susţinută şi de către viceprimarul Ionela Ciotlăuş care a mai ridicat şi

problema soluţionării urgente a reconectării la gaz metan. „Expunerea de motive prezentată

vineri în comisii şi astăzi în plen nu conţine, din păcate, măsura urgentă şi soluţia pe care

municipalitatea ar trebui să o ia cu privire la reconectarea furnizării gazului în vederea furnizării

apei calde. Faptul că E-Star a denunţat acest contract nu exonerează de obligaţia legală a

administraţiei publice locale de a furniza acest serviciu... Soluţia pe care am susţinut-o este

de a nu mai delega acest serviciu, de a nu-l mai externaliza, ci de a-l dezvolta în cadrul

departamentului energetic. Cred că este vremea ca administraţia locală să îşi asume odată

pentru totdeauna furnizarea acestui serviciu”.
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Ce s-a votat

Până la urmă, prima propunere concretă în legătură cu materialul supus dezbaterii i-a
aparţinut consilierului Peti care a susţinut eliminarea articolelor 1 şi 3 din proiectul de hotărâre
şi reformularea articolelor 2 şi 4. Mai precis, articolul 2 să conţină: „Se aprobă demararea
demersurilor legale pentru ca Direcţia Energetică din cadrul Primăriei municipiului Tîrgu-Mureş
să poată asigura la momentul necesar furnizarea energiei termice în sistem centralizat”, iar
articolul 4: „De executarea prezentei hotărâri răspunde primarul prin direcţia de specialitate”.

Ajunşi cu discuţia aici a intervenit consilierul primarului Csegzi Sándor care a arătat apoi că
pentru obţinerea licenţelor de operare este nevoie de un număr de 16 angajaţi în acel serviciu
energetic, iar Primăria nu poate angaja personal, de aceea s-a mers pe varianta Locativului.
„Ar trebui încă cel puţin 14 persoane”, a mai spus Csegzi.

Soluţia i-a fost dată tot de către Peti András care a susţinut că personalul specializat poate

fi detaşat din alte departamente sau că poate fi obţinută o derogare pentru organizarea

concursului de angajare dată fiind situaţia. Supusă la vot varianta propusă de către alesul

UDMR, aceasta a fost aprobată. În consecinţă, în 60 de zile, dată până la care E-Star Mureş

Energy ar trebui să asigure alimentarea cu apă caldă, departamentul energetic din Primărie

va prelua acest serviciu de utilitate publică.

Management public, defectuos

Până vineri, mari valuri pe această temă nu au mai fost. În ultima zi lucrătoare a săptămânii
însă, viceprimarul Ionela Ciotlăuş a mai lămurit câte ceva din necunoscutele sistemului de
termoficare din Tîrgu-Mureş. Astfel am aflat că, prin adresa nr. 1643 din 31 mai 2012,
municipiul Tîrgu-Mureş a fost notificat referitor la nerespectarea clauzelor contractuale ale
contractului nr. 301 privind delegarea serviciului de alimentare cu energie termică. În adresă
se menţionează că Primăria este datoare E-Star Mureş Energy cu 2,3 milioane de lei. Notificată,
municipalitatea nu ia nicio măsură.

Astfel că, prin adresa nr. 2473 din 8 iunie, E-Star Mureş Energy anunţă că reziliază contractul.

Nu este singurul aspect sesizat de către viceprimar. Aceasta a mai arătat că în sistemul

centralizat de furnizare a apei calde şi a căldurii s-au pompat în jur de 30 milioane de euro,
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că Energomur a intrat în insolvenţă deoarece nu a încasat sumele cu titlu de subvenţie a

gigacaloriei de la Primăria Tîrgu-Mureş, că municipalitatea are un litigiu comercial cu E.ON

Gaz în cuantum de 18 milioane de lei, reprezentând debite restante, la care se mai adaugă

4 milioane cu titlul de penalităţi şi că Primăria vrea-nu vrea trebuie să asigure furnizarea

continuă a acestui serviciu pentru că aşa spune Legea 325 din 2006, legea serviciului pub-

lic. Nu a scăpat de perdaf nici directorul economic al Primăriei, Kiss Imola, care, în opinia

viceprimarului, trebuia să se preocupe de promovarea unui proiect de hotărâre prin care să

fie aprobate preţul gigacaloriei pentru populaţie, ceea ce nu s-a întâmplat, cum de altfel am

şi semnalat în numărul nostru trecut. De asemenea, viceprimarul a acuzat că „Nu există nicio

intenţie de reconciliere, nicio intenţie de plată”. Am mai preciza că, per total, E.ON are de

recuperat de la bugetul local 6 milioane de euro.

Soluţia de urgenţă

Trecând de la premise la soluţii, Ionela Ciotlăuş a propus constituirea în favoarea E.ON Gaz
Furnizare a unui cont de garanţie de 1 milion de lei, mai precis factura pentru consumul
de gaz mediu într-o lună de vară, plătită în avans, în cuantum de aproximativ 325.000 de
lei şi contravaloarea sumei restante de 685.000 de lei reprezentând facturi neachitate de
municipiu, emise de SC E Star pentru şcoli. Variantă posibilă. „Avem bani în cont, e posibil să
se constituie această garanţie, potrivit directorului economic al Primăriei, Kiss Imola”, a spus
Ciotlăuş.

Dacă primarul Dorin Florea nu este de acord cu această soluţie şi nu va semna, fiind ordonator

principal de credite, cum a precizat subtil viceprimarul, acesta are de gând să mediatizeze

din nou subiectul. „Luni (n.red. azi), cu acordul celor de la E.ON Gaz şi E-Star Mureş Energy

dacă voi vedea că nu am sprijin din partea domnului primar care mi-a acordat această sarcină,

voi organiza o conferinţă de presă cu cei doi parteneri pentru a vedea toată lumea, public

şi poziţia acestora”, a spus Ciotlăuş. Aceasta a mai cerut şi convocarea unei şedinţe de CL

extraordinare, pentru 10 iulie.

Îndemn la colaborare
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Tot vineri, în conflict a intervenit şi prefectul Alexandru Petru Frătean care a transmis un mesaj

tranşant: „Cer primarului Tîrgu-Mureşului să lase conflictele şi circul deoparte şi să intre în

colaborare cu Consiliul Local pentru interesul târgumureşenilor, aşa cum a primit mandat de

la cetăţeni, la fel ca şi Consiliul Local, şi aşa cum şi legea prevede”. Acesta a mai spus că

nu are pârghii directe de a interveni în conflict, dar că poate uza de câteva mijloace pentru

a verifica situaţia. „Mai aştept şi o informare din partea Consiliului Local, iar dacă rezultă că,

prin Corpul de Control, anumite lucruri pot fi clarificate nu voi avea nicio reţinere să îi dau

această misiune”, a spus Frătean.

Concluzia...

Primăria nu şi-a respectat un angajament contractual, iar acum 7.000 de consumatori trag
ponoasele. Vechiul Consiliu Local s-a complăcut în a vota hotărâri şi a nu verifica măcar pe cele
importante dacă s-au pus în aplicare, iar dacă nu s-au pus, să sancţioneze angajaţii primăriei
vinovaţi de neaplicarea unor hotărâri de Consiliu. Soluţia pentru reconectarea imediată la
reţeaua de gaz metan ni se pare de bun-simţ, pentru că E.ON Gaz este o companie privată şi
nu are de ce să suporte facturile municipiului rău-platnic.

Soluţia operării serviciului de alimentare cu energie termică de către Primărie nu ştim cât de

viabil este, având în vedere că tot ce administrează statul este prost administrat, iar excepţiile

nu fac decât să întărească regula. Târgumureşenii care sunt în această situaţie nu au prea

multe opţiuni. Fie au răbdare şi mai suportă duşuri cu apă rece, fie îşi montează centrală

termică de apartament. Dacă acceptă prima variantă, le reamintim că au dreptul de a acţiona

în judecată furnizorul şi Primăria pentru că nu şi-au respectat obligaţiile de a furniza un serviciu

public în mod continuu.

Încă o întrebare
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Cornel Brişcaru a ridicat o problemă în şedinţa Consiliului Local, la care nu i-a răspuns niciun
reprezentant al Executivului. O întrebare al cărei răspuns suntem şi noi curioşi să îl aflăm. „Art.
23 al. 5 încheiat între Primăria Tîrgu-Mureş şi această societate prevede că în caz de încetare
a contractului de delegare, delegatul are obligaţia de a asigura continuitatea serviciului public
de alimentare cu energie termică până la preluarea de către delegatar, dar nu mai mult de
90 de zile. Suntem în situaţia în care de patru săptămâni, Primăria municipiului Tîrgu-Mureş
nu face nimic pentru reluarea acestui serviciu, deşi poate obliga, conform contractului, la
furnizarea serviciului, apoi vine şi propune Consiliului Local nişte soluţii care nu sunt în acest
moment soluţii care să deblocheze situaţia... Cred că cel mai degrabă Primăria municipiului
Tîrgu-Mureş ar trebui să îşi ia în serios rolul de parte a acestui contract şi să treacă la exe-
cutarea acestui contract”.

Ligia Voro

1.7.46 Baculiada: camere contra fraudă! (2012-07-09 04:35)

După ce ani la rând au fost favorizați, de anul trecut absolvenții se fac de rușine, și îi fac

de rușine și pe dascălii lor, care i-au ajutat să fure! Promovabilitatea de puțin peste 50 %

la bacalaureat arată încă odată crudul adevăr al sistemului de învățământ: profesori prost

plătiți care, de cele mai multe ori, nu mai dau doi lei pe munca care ar trebui să-i înnobileze,

și absolvenți care nu-s capabili în patru ani de liceu să acumuleze minimul necesar pentru a

promova un examen de bacalaureat gândit la nivel mediu, dar care au pretenția să termine

un liceu. Mai grav e că încă mârșăviile nu au fost stopate, încă mai există lucrări cumpărate,

note umflate din prietenie și pile cu duiumul. Nu ne place să recunoaștem, dar acesta este

adevărul!

A-nceput anul trecut

Anul trecut toată media anunța șocată: „Dezastru: cea mai mică rată de promovabilitate la

Bac din ultimii 20 de ani”. Anul acesta rezultatele sunt chiar mai slabe. Dar presa, și populația

nu mai este atât de surprinsă. Lumea a înțeles că acesta este adevăratul nivel de cunoștințe
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al elevilor din România. Și mai important, lumea a înțeles că nu toți elevii sunt capabili să

promoveze un examen național. Nici nu este necesar: țara are nevoie și de meseriași, nu doar

de absolvenți cu diplome, dar fără niciun pic de cultură generală sau de specialitate.

Puțintel mai bine

La nivelul județului Mureș, mai mult de jumătate din absolvenții de clasa a 12-a care au

susținut examenul de Bacalaureat, nu au reușit să promoveze în prima sesiune. La examenul

din 2012 s-au înscris 5.137 de elevi și s-au prezentat 4.899. Procentul de promovabilitate în

județul Mureș, înainte de depunerea și soluționarea contestațiilor „este de 45,74 %. 2.241

de candidați au promovat, ar 2.386 de elevi au luat sub 5. Este vorba despre promoția 2012,

dar și promoțiile anterioare. Nu a existat nicio notă de 10”, ne-a declarat Raluca Damian,

purtătorul de cuvânt al Inspectoratului Școlar Județean Mureș. Astfel, promovabilitatea este

puțin mai bună decât în 2011, când, după prima sesiune, înainte de rezolvarea contestațiilor,

s-a înregistrat un procent de promovabilitate de 45,56 %.

Probleme

Probleme deosebite nu au fost anul acesta la Bacalaureat în județul Mureș, ne-a declarat
Raluca Damian. Șase elevi au fost eliminați în timpul probelor, cinci fiind prinși în timp ce
copiau. Unui elev i-a sunat telefonul în timpul examenului, acesta fiind eliminat pentru că a
încălcat regulamentul. O situație alarmantă însă se semnalează la două licee din Tîrgu-Mureș,
unde s-a înregistrat o promovabilitate de 0 % la examenul de bacalaureat 2012. Este vorba de
Liceul din comuna Band și Liceul Particular Concord din Tîrgu-Mureș, unde, niciun absolvent
de clasa a 12-a nu a reușit să treacă de examenul maturității. Rezultate foarte slabe s-au
înregistrat mai înregistrat la Liceul Teoretic „Eugen Nicoară” din Reghin unde din 194 de elevi
au promovat doar 4 - promovabilitate 2,06 %, Grup Școlar Ion Vlasiu din Tîrgu-Mureș cu 3,15
%, Grup Școlar Sighișoara cu 3,5 % și Grup Școlar Dumbrăvioara, cu 3,64 % promovabilitate.

„La polul opus regăsim Liceul Teoretic Muntele de Foc de la Câmpenița unde s-au prezentat
doi candidați și amândoi au promovat examenul – un procent de promovabilitate de 100
%”, ne-a declarat inspectorul școlar general Ștefan Someșan, de la IȘJ Mureș. Apoi, topul
promovabilității este dominat de trei licee târgumureșene: Colegiul Național Unirea -97,90 %,
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Liceul Bolyai - 95,71 % și Colegiul Național Al. Papiu Ilarian - 92,99 %.

Elevii care sunt nemulțumiți de notele obținute, pot depune contestații în data de 9 iulie, între

orele 8 și 12, 10-12 iulie fiind perioada în care vor fi soluționate. Afișarea rezultatelor finale va

avea loc în 13 iulie.

Vecinii

La nivel național situația este și mai rea decât anul trecut, când s-a obținut un record negativ
al ultimilor 20 de ani: cea mai mică rată a promovabilității la Bac. Astfel, dacă anul trecut, la
nivel naţional, rata de promovare a fost de 45,72 %, anul acesta este de doar 43 %. Totuși,
județul Mureș se situează peste media națională. Ministrul Educaţiei, Ecaterina Andronescu, a
declarat că rezultatele de la bacalaureat - 43,01 la sută - sunt sub aşteptările celor din sistemul
de învăţământ, încurajându-i însă pe elevii care nu au trecut examenul să renunţe la vacanţă
şi să meargă la cursurile remediate. Județul cu cei mai mulți picați, est, la fel ca și anul trecut,
Ilfov, unde doar 14.65 % dintre elevi au luat Bacalaureatul. Anul trecut, promovabilitatea în
Ilfov a fost de 26,14 %.

În schimb, pe primele trei locuri se situează județele, Brăila, Iași și Cluj, dar nicăieri promov-

abilitatea nu a trecut de 60 % înaintea contestațiilor. Referitor la județele învecinate județului

Mureș, putem spune că județul nostru nu are o situație prea bună. Astfel, Mureșul este mai

bine clasat doar decât județele Bistrița Năsăud și Harghita, fiind însă depășit ca și procent de

promovabilitate de Cluj, Sibiu, Brașov, Alba.

Concluzii

Câteva concluzii ne-a prezentat inspectorul școlar general Ștefan Someșan, după aflarea rezul-
tatelor: „Rezultatele din acest an sunt sensibil egale cu cele din 2011: 45,76 % promovabilitate
în acest an, iar anul trecut cu 0,18 sutimi a fost mai mic procentul de promovabilitate. Dacă
am face o statistică numai cu promoția anului acesta (fără candidații care nu au promovat
anul trecut), am avea un procent de promovabilitate de aproximativ 60 %. Ceea ce este cifra
reală a anului 2012”.

Oricum, Bacul 2012 a dovedit că situația din 2011 nu a fost o întâmplare nefericită: aceasta
este adevărata față a învățământului românesc sau, mai bine spuse, acesta este nivelul
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intelectual al generației-calculator. De ce până acum un an procentul promovabilității era mult
mai mare, de peste 80 %? Răspunsul este simplu : fiindcă până în 2011, sălile de examen
nu erau supravegheate prin camere video. Cum au apărut camerele video, au dispărut în
mare parte și posibilitățile de fraudare prin copiere sau prin intermediul ajutorului acordat
de unele cadre didactice corupte. Ar fi interesat de știut care ar fi procentul promovabilității
dacă frauda la bac ar dispărea complet, fiindcă e clar că frauda mai există, chiar dacă în
forme mai reduse decât anul trecut. Ne referim aici practica selectării anumitor lucrări care
pot fi recunoscute după semne distinctive și care apoi sunt „corectate” într-un mod mult mai
indulgent. Conform unor surse din cadrul sistemului de învățământ, această practică este
încă activă și „afectează” notarea a sute de lucrări la nivel județean.

Oricum, conform anumitor voci din cadrul învățământului se pare că de anul viitor se va
renunța la sistemul de supraveghere prin camere video, pentru că este mult prea „păgubos”
pentru notele sărmanilor elevi. Din păcate, dacă acest lucru se va întâmpla, frauda la
bacalaureat va redeveni o regulă, iar elevii vor petrece în continuare patru ani de liceu fără să
deschidă prea multe cărți fiindcă vor ști că la Bac pică doar cine nu se prezintă.

Rezultatele ultimilor doi ani au demonstrat clar: până la introducerea camerelor video se copia
din plin; acum, de frica înregistrării video atât profesorii, cât și elevii sunt obligați să fie corecți.
Iată o măsură bună pentru sistemul de învățământ românesc. Dar din păcate, aceasta este
cam singura măsură bună din ultimii ani…

Vasile Dancea

1.7.47 Câștigătorul întrebării săptămânii (2012-07-09 04:45)

Noul câștigătorul al concursului „Ia-ți baxul de bere și 2 pizza de pe www.punctul.ro” este
Ionel Pui care la întrebarea săptămânii trecute „Care este în opinia dumneavoastră vacanța
perfectă?” a răspuns în felul următor:

„În raiul descris de Coran cred c-ar fi ok.”

Urmăriți în continuare pagina de concurs din partea dreaptă a site-ului, răspundeți la întrebare
și câștigați săptămânal un bax de bere și 2 pizza.
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[1]Vezi întrebarea din această săptămână!

1. http://punctul.ro/ia-ti-lada-de-bere-si-cutia-de-pizza-saptamana-1/

1.7.48 Peste 1.300 de contestații la Bac numai în Mureș (2012-07-10 05:33)

Purtătorul de cuvânt al Inspectoratului Şcolar Judeţean Mureş, Raluca Marian, a anunţat,
luni, că la cele trei centre de evaluare din Târgu Mureş au fost depuse 1.329 de contestaţii, cele
mai multe la Limba şi Literatura Română (507) şi Matematică (406). Potrivit reprezentantului
ISJ Mureş, contestaţiile vor fi trimise la centrul de contestaţii şi reevaluare din Cluj-Napoca,
unde se recorectează în perioada 10-12 iulie, iar în 13 iulie vor fi afişate rezultatele definitive.
’Majoritatea contestaţiilor au fost depuse de cei cărora nu le-a ieşit media 6,00 necesară
pentru promovarea examenului, dar sunt alţii, care îşi doresc mărirea notei primite iniţial’, a
precizat Raluca Marian.

Precizăm că în judeţul Mureş a promovabilitatea a fost de 45,74 %, din cei 5.138 de candidaţi
care au susţinut examenul de bacalaureat niciunul dintre aceştia nereuşind să obţină media
10,00. Din cei 5.138 de candidaţi 2.386 au obţinut medii sub 5; 265 au obţinut medii între 5 şi
5,99; 666 au obţinut medii între 6 şi 6,99; 656 au medii între 7 şi 7,99; 590 au între 8 şi 8,99,
329 au obţinut medii între 9 şi 9,99. Potrivit ISJ Mureş, au fost 7 elevi eliminaţi din concurs, iar
238 dintre cei înscrişi nu s-au prezentat.

Au fost şi şcoli în care promovabilitatea a fost zero, cum este Grupul Şcolar Band, unde
dintre cei 12 candidaţi, niciunul nu a reuşit, pentru al doilea an consecutiv, şi Liceul Particular
’Concord’ din Târgu Mureş cu 19 candidaţi înscrişi, 17 prezenţi şi niciunul admis. La Grupul
Şcolar Agricol Dumbrăvioara doar doi candidaţi au promovat din cei 58.

AGERPRES

1.7.49 Peninsula a anunțat ONG-urile din Festival Park (2012-07-10 07:28)

Perioada de înscriere la Festival PARK s-a încheiat. Anul acesta, la fel ca în anii precedenţi,
multe organizaţii au dorit să participe la Festival PARK din cadrul Festivalului Peninsula. În
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urma evaluării, următoarele organizaţii au fost declarate câştigătoare şi vor participa la
Peninsula 2012:

1. Youth@Cluj-Napoca 2015
2. Independence Zone
3. Asociaţia Rotaract Club Téka Târgu Mureş
4. RIF – Fracţiunea de Tineret a Asociaţiei Economiştilor Maghiari din România
5. Transylvania Rescue Team
6. Uniunea Studenţească Maghiară din Cluj-Napoca
7. Serviciul de Ajutor Maltez în România
8. AIESEC Târgu Mureş
9. Organizaţia Studenţilor Universităţii Sapientia
10. Revista de literatură Látó
11. Societatea Studenţilor Europenişti
12. Secţiunea de Anime/Manga a Uniunii Studenţeşti Maghiare din Oradea
13. Asociaţia Casa Pasivă
14. Fundaţia Integratio
15. Secţiunea de biologie-ecologie a USMC
16. Castel în Transilvania
17. Shiny Buttons
18. Uniunea Liceenilor Maghiari din România
19. Asociaţia Tabula
20. Asociaţia pentru Promovarea Responsabilităţii Sociale a Companiilor
21. Clubul Economiştilor (USMC)
22. Arta de a trăi România
23. Fundaţia Studium
24. Asociaţia Colegiului Mikó Imre
25. Asociaţia Promissio
26. Sfântu Gheorghe Capitala Culturală şi de Tineret a Ţinutului Secuiesc
27. Eu Direct Tarnave – Oraş Sangeorgiu de Pădure
28. Tentamen
29. Pro Boulder
30. Asociaţia Culturală Tamacisza
31. Teatrul Sala Mică

Organizaţiile participante vor asigura petrecerea timpului în mod folositor şi voia bună cu
ajutorul unor prezentări despre modalităţile de salvare în diferite situaţii, importanţa circulaţiei
rutiere sigure etc. şi vor fi organizate diferite competiţii pentru tinerii care vor vizita corturile
din cadrul PARKului.

Sursa: Peninsula
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1.7.50 S-au terminat banii pentru medicamentele diabeticilor
(2012-07-10 09:31)

Continuă seria de probleme a Casei Județene de Asigurări de Sănătate Mureș cu bugetele
pe diferite programe. Astăzi, conducerea instituției a anunțat că și-a epuizat din nou fondurile
destinate subvenționării medicamentelor din programul de diabet. Într-o comunicare oficială,
se precizează:

CAS Mureş vă aduce la cunoştinţă epuizarea creditelor de angajament destinate
eliberarii medicamentelor pentru PNS 5 PROGRAMUL NATIONAL DE DIABET (ADO,
INSULINE SI TRATAMENT MIXT). În acest sens, vă informăm că CAS Mureş face toate
demersurile necesare pentru suplimentarea fondurilor alocate cu această destinaţie
pentru anul 2012.

Singura soluție ar fi ca de la centru, Casa Națională de Asigurări de Sănătate să suplimenteze
bugetul alocat județului Mureș. Menționăm de asemenea că astfel de probleme au fost
frecvente în ultimii ani.

1.7.51 Apostu presupus că a folosit carburanți de la Rosal (2012-07-10 14:13)

În timpul audierilor de marţi, la Curtea de Apel Târgu Mureş, în dosarul fostului primar
din Cluj Napoca, unul dintre martorii audiaţi a declarat că municipalitatea primea carduri de
carburanţi de la SC Rosal Grup şi că s-au folosit două carduri descoperite de Departamentul
Naţional Anticorupţie la percheziţia efectuată la domiciliul edilului pentru a cumpăra carburanţi
în valoare de 18.000 lei. În timpul audierilor, directorul SC Rosal Grup Cluj Napoca, Sergiu
Hosu, a evidenţiat că în baza acelor carduri depistate de DNA la domiciliul lui Sorin Apostu
carburanţii au fost achiziţionaţi pe parcursul a 18-19 luni. Atât Hosu, cât şi alte două angajate
ale firmei au precizat că nu exista o evidenţă a cardurilor de carburanţi, că acestea erau
destinate angajaţilor societăţii, dar că au existat cazuri în care cardurile respective au ajuns la
Poliţia Locală sau la inspectori din Primăria Cluj Napoca.

Firma Rosal este una dintre cele două firme care asigură salubrizarea municipiului Cluj Napoca,
în baza unui contract semnat în 2010, fiind una dintre cele mai amendate societăţi de către
958 ©2024 www.punctul.ro



1.7. JULY BlogBook

Primărie, cu 40 de amenzi contravenţionale într-un interval scurt de timp. Potrivit actului DNA,
în urma percheziţiei efectuate la domiciliul inculpatului Apostu Sorin au fost ridicate două
carduri de alimentare cu carburanţi, emise pe numele SC Rosal Grup, o altă societate aflată în
relaţii contractuale cu Primăria municipiului Cluj Napoca pe servicii de salubrizare. ’Este de
presupus că, folosind aceste carduri, inculpatul alimentează autoturismul său şi al soţiei sale,
contravaloarea carburanţilor fiind plătită din contul societăţii pe numele căreia cardul a fost
emis. Aceste împrejurări, alături de celelalte fapte descrise, vor face obiectul investigaţiilor
viitoare’, a precizat DNA în momentul formulării cererii de arestare preventivă a edilului.

Sorin Apostu este singurul dintre cei patru inculpaţi din dosar - Călin Mihai Stoia, Monica
Undina Apostu, soţia fostului primar, şi Aspazia Droniuc, care are şi calitatea de denunţător
- care este judecat în stare de arest preventiv. Dosarul nr. 1767/33/2011 a fost strămutat la
Târgu Mureş de la Curtea de Apel Cluj, iar în acesta cei patru sunt trimişi în judecată pentru
infracţiuni de corupţie, printre care dare de mită, spălare de bani, fals intelectual etc.

AGERPRES

1.7.52 PNL cere Primăriei să-și plătească factura la gaz (2012-07-10 14:17)

PNL Târgu Mureş a solicitat, marţi, Primăriei municipiului să îşi plătească datoriile faţă de
furnizorii de gaz metan, astfel încât să fie reluată alimentarea cu apă caldă a celor 6.000 de
familii care nu mai beneficiază de acest serviciu de mai bine de o lună. Consilierul local al
PNL Târgu Mureş, Sebastian Pui, a declarat într-o conferinţă de presă că s-a ajuns în situaţia
ca 6.000 de familii să nu mai aibă apă caldă din cauza gestionării defectuoase a problemei de
către foştii viceprimari din Târgu Mureş, Claudiu Maior şi Csegzi Sandor, care au fost numiţi
între timp consilieri personali ai primarului Dorin Florea. Pui a spus că municipalitatea nu
şi-a respectat contractul încheiat cu E-Star Mureş Energy - societatea de termoficare care
între timp s-a şi retras din Târgu Mureş, motivând că problemele financiare i-au fost create de
primărie - căreia îi datorează peste patru milioane de lei. Consilierul local a susţinut că cei doi
foşti viceprimari ’mint cu neruşinare’, că sunt responsabili de situaţie şi că mint şi atunci când
spun că Primăria nu are datorii la E.ON.

Claudiu Maior, consilierul primarului din Târgu Mureş, a precizat la rândul său, că Primăria
nu are niciun leu datorie nici la E.ON, nici la E-Star Mureş Energy în contul subvenţiei şi că
există doar o sumă de 600.000 de lei, pentru agentul termic furnizat de societatea ungară
în şcoli şi grădiniţe, care nu a fost achitată de municipalitate. Acesta a susţinut că Primăria
nu au plătit suma respectivă întrucât au apreciat că E-Star Mureş Energy nu s-a achitat de
obligaţia contractuală de a mai livra agent termic încă 90 de zile de la rezilierea contractului
şi că instanţa va decide în această privinţă.

E.ON a precizat, marţi, că datoriile E-Star Mureş Energy în contul gazului se ridică la peste
5,4 milioane de lei, iar Primăria Târgu Mureş are datorii către furnizorul de gaz, în valoare de
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aproximativ 250.000 de lei, din care circa 79.000 de lei reprezintă datorii restante.

AGERPRES

1.7.53 Sighişoara: a II-a ediţie a Taberei Naţionale de Creaţie
(2012-07-10 14:20)

Centrul Judeţean pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică Mureş şi Asociaţia
Localităţilor şi Zonelor Istorice şi de Artă din România organizează la Sighişoara, în acestă
săptămână, ediţia a doua a Taberei Naţionale de Creaţie ’Instantanee medievale’. Potrivit
Biroului de Presă al Primăriei Sighişoara, la această tabără s-au înscris elevi ai secţiei Şcolii
Populare de Artă din cadrul Centrului Judeţean pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică
Mureş, care urmează cursuri de artă plastică (pictură, grafică, sculptură, foto-video), elevi ai
altor şcoli populare de arte din ţară, profesori de specialitate şi o serie de artişti.

Tabăra de creaţie se va finaliza cu o expoziţie cu lucrările realizate de către cei 30 de artişti
participanţi, în Galeria din Turnul Fierarilor, care va avea vernisajul sâmbătă, la ora 19,00.
’Tema taberei este ’Instantanee medievale’ şi are ca scop dezvoltarea competenţelor artistice,
prin legătura directă cu natura, în speţă cu universul citadin medieval. Artiştii vor transpune în
lucrările lor elemente legate de perspectivă, ritm, volum, abordare cromatică. În spaţiul gen-
eros al Cetăţii Sighişoarei vor putea lua contact cu motive medievale recurente cum ar fi: bolţi,
porţi, ziduri fortificate, turnuri, pasaje şi ferestre specifice universului săsesc al Evului Mediu.
Sighişoara este membră a Asociaţiei Localităţilor şi Zonelor Istorice şi de Artă din România de
la sfârşitul anului trecut, calitate în care a desemnat doi artişti să participe la tabără: Agoston
Zsolt, respectiv Mariana Cociş, ambii membri ai Asociaţiei Artiştilor Plastici Sighişoreni - Alma
mater Castrum Sex’, precizează un comunicat de presă al Primăriei Sighişoara dat publicităţii
marţi.

AGERPRES

1.7.54 Se caută cel mai bun șofer de camion (2012-07-11 05:53)

[1] Finala națională a competiției Young European Truck Driver, la care s-au inscris peste
1.000 de soferi de camion din toată țara, va avea loc la Tîrgu-Mureș. Sâmbătă, pe 14 iulie,
pe autodromul I.F.P.T.R. din Tîrgu-Mureș, cei mai buni participanți se vor întrece în cai putere
pentru titlul de “Cel mai bun șofer de camion din România”. Autodromul este amplasat pe
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drumul european E60, după aeroport, între Recea și Sînpaul.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/scania.jpg

1.7.55 Noi nume confirmate la Peninsula 2012 (2012-07-11 09:04)

Peninsula va fi anul acesta, din nou, festivalul tuturor gusturilor, deoarece oferta muzicală
va include nu doar dubstep, hardcore moldovenesc sau blues, dar chiar şi rockabilly! Între 23
şi 26 august pe malul Mureşului – în vecinătatea Complexului Weekend din Târgu Mureş – toţi
peninsularii vor găsi propriul “concert al verii”. Ediţia din acest an va oferi o nouă surpriză
fanilor genului dubstep. După succesul de anul trecut a lui Borgore, de data aceasta am ales
să invităm un artist din Marea Britanie şi anume pe inimitabilul producător din Birmingham:
Emalkay. Succesul său adevărat a venit în 2009, când a lansat al doilea single, When I Look at
You, considerat una din piesele fundamentale ale istorie dubstep. Au urmat o serie de remixuri
alese cu grijă, pentru Pendulum, Faithless sau Miike Snow, ce l-au prezentat unui nou gen de
public, iar numele Emalkay a fost scris pentru totdeauna în analele marilor dubstep-ului. Cine
doreşte să se convingă singur că DJ-ul britanic merită toată lauda are ocazia în noaptea dintre
24 şi 25 august la Terasă!

O supriză de proporţii o va reprezenta noul album semnat Zdob şi Zdub: „Basta Mafia!”,
lansat în acest an. Piesele zdubilor au făcut deja înconjurul Europei, băieţii promovând
melodiile noi pe care le cântă în engleză, cu abordarea unui stil puţin diferit faţă de albumele
anterioare. Pe 23 august, la scena mare a Peninsulei aveţi ocazia să auziţi cum sună noul
Zdob şi Zdub.

Printre formaţiile de top, atunci când e vorba de recitaluri live, îi găsim şi pe cei 11 membri ai
Irie Maffia din Ungaria. Îmbinaţia perfectă dintre hip-hop, rock şi funk pe o muzică bazată pe
reggae şi dancehall este ceea ce îi va face irezistibili pe Sena, MC Columbo &Co, în data de 25
august la Peninsula!

Oferta muzicii electronice include anul acesta şi un set a lui Val LAVILLE aka Vali BĂR-
BULESCU, care se descrie drept un DJ, producător şi remixer ce crede în eclectismul muzicii
şi ştie să mixeze şi mainstream cu underground. Val LAVILLE a mixat pentru prima dată acum
20 de ani şi de atunci a ajuns să animeze petreceri pe aproape toate continentele lumii, iar
pentru fanii Peninsula 2012 o va face pe 24 august. În aceeaşi zi va mixa şi Horace Dan D al
cărui nume evocă multe sentimente în rândul fanilor muzicii electronice care fie au dansat
pe mixurile lui, fie s-au distrat până în zori de zi la unul din evenimentele electro de succes,
deschizătoare de drumuri, pe care DJ-ul le-a organizat în România, gen Delahoya de la Cluj.

Pe 25 august petrecerea continuă cu duo-ul Gojira şi Planet H, care vor demonstra com-
patibilitatea sănătoasă pe care au dobândit-o în studio şi vor purta publicul prin lumea lor
muzicală formată din ritmuri de drum and bass, techno, breakbeat, dubstep, IDM şi trip hop.
În ultima zi de Peninsula 2012 muzica electronică din România va fi reprezentată de DJ Optick
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al cărui sound, aşa cum spune artistul, este "friendly" pentru radio şi rupe orice ring de dans!

Trupa de underground Travka cântă de 10 ani şi a reuşit să cucerească nenumărate premii,
să lanseze două albume şi să facă istorie: cel de al doilea material discografic , „Vreau să simt
Praga” a fost lansat, gratuit, pe internet în 2007. Băieţii vin la Peninsula 2012 pe 24 august!

Un costum de calitate de la croitor, pâine proaspătă de la brutărie şi rockabilly de la Mystery
Gang! – acesta e motto-ul trupei de rockabilly înfiinţată în 1998. Cu peste 1600 de concerte
la activ, formaţia din Ungaria a demonstrat că ştie reţeta succesului, iar la Peninsula va aduce
piesele de pe noul album în concertul din data de 24 august.

O porţie delicioasă de blues vor primi peninsularii pe 26 august, din partea lui Marcian Petrescu
– cotat drept cel mai bun muzician de blues din România – şi Trenul de Noapte. Trupa a pregătit
pentru Peninsula un show exploziv în care va îmbina blues-ul cu elemente de rock, country,
funk şi latino. Cu ocazia acestui concert vor prezenta şi noul album "desCÂNTECE DE BLUES".

Printre artiştii care vor concerta între 23 şi 26 august la Festivalul Peninsula se numără
Children of Bodom, New Model Army, Netsky, Dirtyphonics, ATB, Babylon Circus şi N.O.H.A.
Biletele pentru Peninsula 2012 au fost puse în vânzare în reţeaua de magazine Eventim şi
pe www.eventim.ro. Până pe 1 august costul unui abonament este de 100 de lei şi a unui
bilet de o zi 40 de lei, iar după această dată, respectiv în timpul desfăşurării evenimentului,
tichetul valabil 4 zile va costa 150 de lei, iar cel de o zi – 60 de lei. Festivalul Peninsula 2012
va avea loc între 23 şi 26 august pe malul Mureşului, în vecinătatea Complexului de Agrement
Weekend din Târgu Mureş.

1.7.56 Învățământul superior pus sub lupă la Sighișoara (2012-07-11 09:45)

Asociaţia pentru Transfer de Cunoştinţe din România (ATCR), Autoritatea Naţională pen-
tru Calificări (ANC) şi Conservatorul Naţional pentru Arte şi Meserii - Le Cnam, cu sprijinul
Primăriei Sighişoara, organizează începând de miercuri, timp de trei zile, a unsprezecea ediţie
a Universităţii Internaţionale de Vară ’UNIversitatea în SOcietate - UNISO 2012’, cu tema ’Noi
calificări şi rute profesionale’. ’Cadre didactice universitare, cercetători, experţi în domeniul
managementului universitar şi parteneri din mediul de afaceri din Franţa, Irlanda, Marea
Britanie şi România vor poposi la Sighişoara, în Sala festivă a Primăriei, pentru a participa la
sesiunile de comunicări, mese rotunde şi ateliere de lucru, dar şi pentru a cunoaşte istoria
şi prezentul oraşului Sighişoara şi a se bucura de bogăţiile naturale şi turistice ale zonei’, se
arată într-un comunicat de presă al Primăriei Sighişoara.

Potrivit Primăriei Sighişoara, participanţii la această manifestare vor avea prilejul să con-
ferenţieze despre evoluţia naţională şi europeană a învăţământului superior, să dezbată
asupra celor mai bune căi de a clădi o punte de legătură solidă cu piaţa muncii, bazată pe
competenţe şi calificări profesionale care să răspundă, în primul rând, beneficiarilor finali,
962 ©2024 www.punctul.ro



1.7. JULY BlogBook

studenţi, absolvenţi şi viitori angajaţi. ’UNISO 2012 este, de asemenea, ocazia de a cunoaşte
oameni, spirite, idei, dar şi afirmarea cu tărie, de peste 10 ani, a convingerii că universitatea
nu mai este un ’turn de fildeş’, că universitatea secolului XXI trăieşte într-o societate dinamică,
pe care trebuie să o catalizeze, răspunzând în acelaşi timp nevoilor în continuă schimbare ale
acesteia’, mai precizează documentul.

Comunicatul relevă că UNISO 2012 se bucură de suportul Universităţii din Versailles ’Saint-
Quentin en Yvelines’, al Universităţii din Piteşti, al Universităţii Tehnice din Cluj-Napoca, al
Asociaţiei managerilor şi inginerilor economişti din România (AMIER) şi al Institutului Tehnologic
din Dublin.

AGERPRES

1.7.57 Prefectul cere scurtarea Festivalului de la Sighișoara
(2012-07-11 12:09)

Prefectul de Mureş, Alexandru Petru Frătean, a declarat miercuri că va cere Consiliului
Local Sighişoara să ia o hotărâre pentru scurtarea cu două zile a celei de-a XX-a ediţii a
Festivalului Sighişoara Medievală, anunţată pentru perioada 20-29 iulie, pentru a nu fi afectată
desfăşurarea Referendumului naţional pentru demiterea preşedintelui României. ’Cer acest
lucru Consiliului Local pentru că nu se poate organiza referendumul în condiţiile în care
festivalul se derulează în tot oraşul. În acest an, festivalul va fi zece zile, din 20 iulie, şi
cred că se poate renunţa la ultimele două zile (...) Ca prefect răspund de buna desfăşurare
a referendumului, întrucât, în ultimă instanţă, răspund de securitatea cetăţenilor. Nu-mi
dau seama cum vor proceda, dar trebuie să se asigure accesul cetăţenilor la vot (...) Eu voi
propune, atributul Consiliului Local este de a aproba’, a arătat Frătean. Prefectul a subliniat că
în aceste condiţii Consiliul Local Sighişoara poate accepta fie scurtarea perioadei festivalului,
fie mutarea acestuia în luna august.

De cealaltă parte, organizatorii susţin că indiferent de varianta care va fi decisă - renunţarea la
două zile de program sau mutarea festivalului - hotelierii, turiştii şi artiştii vor ieşi în pierdere,
întrucât rezervările la hoteluri sunt deja făcute, ca de altfel şi biletele de avion. În plus, în
ultimele trei zile ale Festivalului Sighişoara Medievală participă - aşa cum s-a întâmplat şi
în ultimii doi ani - în jur de 30.000 de turişti, atunci fiind concentrate şi majoritatea trupelor
străine de muzică medievală şi de teatru.

AGERPRES
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1.7.58 Vremea se răcește și apare pericolul de furtuni (2012-07-11 12:58)

Pentru următoarele zile, prognoza Administrației Naționale de Meteorologie anunță o răcire
ușoară a vremii și pericolul apariției de furtuni:

Valorile termice vor avea variații nesemnificative până în data de 16 iulie, apoi
răcirea treptată va determina medii ale temperaturilor maxime de 22...24 de grade,
până spre finalul celei de-a doua decade a lunii iulie. Spre finalul intervalului, vremea
va redeveni călduroasă. În intervalul 15-18 iulie probabilitatea de precipitaţii va fi
semnificativă și, pe arii restrânse, sunt posibile averse importante cantitativ, însoțite
de descărcări electrice, intensificări ale vântului și căderi de grindină.

Sursa: ANM

1.7.59 Canicula scade producția de grâu (2012-07-11 13:11)

[1] Şeful Direcţiei pentru Agricultură şi Dezvoltare Rurală (DADR) Mureş, Liviu Timar, a
declarat presei, miercuri, că producţia de cereale din această vară ar putea fi mai mică cu
circa 500 kilograme la hectar faţă estimările care arătau 3.180 de kilograme pe hectar la orz
şi 3.050 de kilograme pe hectar la grâu, din cauza temperaturilor ridicate. ’La nivelul judeţului
Mureş, în această vară, avem de recoltat o suprafaţă totală de 36.441 de hectare, din care
1.156 de hectare de orz de toamnă, 18.350 de hectare de grâu şi secară, 1.295 de hectare
de triticale, 5.877 de hectare cu orzoaică de primăvară, 9.195 de hectare de ovăz, 429 ha de
rapiţă şi 139 de mazăre boabe. Din estimările noastre, la începutul campaniei, am estimat o
producţie la orz de 3.180 de kilograme pe hectar, iar la grâu de 3.050 de kilograme pe hectar.
Dar, având în vedere că în ultimele două săptămâni am avut temperaturi foarte ridicate la
nivelul judeţului Mureş, de 34-35 de grade Celsius, ceea ce la sol înseamnă 40-45 de grade, cre-
dem că producţia va fi mai mică, cu aproximativ cu 500 de kilograme la hectar’, a arătat Timar.

Acesta a spus că grâul în această perioadă s-a copt ’puţin cam forţat’, în special la soiurile
mai târzii şi că acest lucru duce la o scădere a producţiei pe hectar. ’În ceea ce priveşte
creşterea preţului la pâine, îmi este foarte greu să spun acest lucru la această dată. Suntem
doar la începutul recoltărilor la grâu, avem recoltate aproximativ 300-400 de hectare la nivelul
judeţului. Acest lucru îl vom vedea puţin mai târziu, după ce începem în mai multe locuri.
Dacă producţia va fi mai mică şi la nivelul judeţului Mureş - şi este clar că va fi mai mică - dar
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şi la nivel naţional, atunci într-adevăr este posibil ca preţul pâinii să crească. Dar acest lucru
este greu de spus. La această dată, fiind la începutul recoltatului, nu avem un preţ, cu cât
începe să se vândă grâul’, a precizat şeful DADR Mureş.

Acesta a mai spus că persoanele fizice au vândut deja stocul de grâu de anul trecut, de la 70
de bani până la 80 de bani pe kilogram şi că pentru recolta din acest an nu se ştie care vor fi
preţurile. ’La această dată preţul nu va creşte foarte tare, întotdeauna există tendinţa la cei
care cumpără acum să crească preţul. Dar producătorii, bineînţeles, cunoscând acest lucru,
vor stoca grâul şi, în condiţiile în care producţia va fi mică, într-adevăr, ulterior preţul grâului
normal că va creşte’, a precizat Liviu Timar.

Şeful DADR Mureş a precizat că nu doar cerealele sunt afectate de seceta din ultimele săp-
tămâni, ci şi alte culturi, cum ar fi porumbul, sfecla şi soia. ’Pe lângă culturile afectate, trebuie
să spun că şi celelalte culturi sunt afectate, aici mă refer în special la cultura de porumb
boabe, unde deţinem o suprafaţă de 77.000 de hectare cultivate la nivel de judeţ. În această
perioadă, porumbul care era înspicat trebuia să polenizeze, deci trebuia să ’lege’, cum spune
noi şi, având în vedere că temperaturile foarte ridicate au determinat ca polenul să fie steril,
este posibil ca anumite suprafeţe să nu fie ’legate’ în mod corespunzător. O situaţie exactă
o vom vedea ulterior, deci după ce vine o ploaie ne putem da seama cu cât a fost afectată
producţia de porumb la nivel de judeţ.De asemenea şi celelalte culturi - mă refer aici la cultura
de sfeclă, soia, pajiştile în special sunt foarte afectate, în special pajiştile cu expoziţie sudică,
suprafeţe pe care masa vegetativă practic s-a uscat, din cauza expunerii la soare’, a mai
susţinut şeful DADR Mureş. Acesta a mai arătat că la pomi fructiferi şi la viţa-de-vie nu sunt
probleme.
AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/ID-100746111.jpg

1.7.60 Programul de meciuri amicale al FCM (2012-07-12 06:46)

FCM Tîrgu-Mureș și-a fixat un program de meciuri amicale de pregătire în perioada urmă-
toare, după cum urmează:

Miercuri, 18 iulie - Cluj-Napoca (ora urmează să fie stabilită)
CFR CLUJ - FCM TÎRGU-MUREŞ

Vineri, 20 iulie - Tîrgu-Mureş - ora 10.00
FCM TÎRGU-MUREŞ - AVÂNTUL REGHIN

Miercuri, 25 iulie - Tîrgu-Mureş - ora 18.30
FCM TÎRGU-MUREŞ - SĂNĂTATEA CLUJ
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Vineri, 27 iulie - Braşov - ora 10.30
FCM TÎRGU-MUREŞ - HAPOEL AKKO (Israel)

Sâmbătă, 4 august - Braşov - ora 11.00
CORONA BRAŞOV - FCM TÎRGU-MUREŞ

Miercuri, 8 august - Tîrgu-Mureş - ora 18.30
FCM TÎRGU-MUREŞ - LUCEAFĂRUL ORADEA

Sâmbătă, 11 august - Botoşani - ora 11.00
FC BOTOŞANI - FCM TÎRGU-MUREŞ

1.7.61 Sighișoara Medievală pe ordinea de zi a CL (2012-07-12 08:40)

In urma analizei situaţiei determinate de organizarea Referendumului naţional privind
demiterea preşedintelui în data de 29 iulie a.c. s-a hotărât ca perioada de desfăşurare a ediţiei
2012 a Festivalului Sighişoara Medievală să fie 20-23 iulie.

Subiectul este pe ordinea de zi a şedinţei ordinare a Consiliului Local de astăzi 12 iulie, când
va fi prezentată adresa Prefectului judeţului, dl. Alexandru-Petru Frătean care conţine precizări
privind respectarea prevederilor art. 4 alin 1 din HG nr. 682/7 iulie 2012 pentru stabilirea
măsurilor tehnico-organizatorice privind referendumul naţional din data de 29 iulie 2012
pentru demiterea Preşedintelui României urmând a se adopta o hotărârea privind organizarea
Festivalului Sighişoara Medievală 2012. Conţinutul hotărîrii precum şi alte detalii privind
festivalul vor fi prezentate vineri,13 iulie 2012 la ora 12,00 în cadrul unei conferinţe de presă.

comentariu (2012-07-12 15:51:02)
CORECT! FOARTE BINE!

Balla Silviu-Ioan (2012-07-16 06:53:55)
Bun. Azi e deja luni 16 iulie. S-a hotarat ceva sau nu? Ori site-ul asta e un saptamanal online?

1.7.62 Rezultate slabe la Bacalaureat şi la Luduş! (2012-07-12 08:44)

Probabil „catastrofal” e mult spus, dar acesta a fost primul cuvânt care mi-a venit în minte
când am aflat rezultatele colegilor mei mai mari care au susţinut examenul de Bacalaureat.
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În dimineaţa afişării rezultatelor, avizierul Grupului Şcolar Industrial din Luduş era „invadat”de
absolvenţi ai liceului, părinţi şi prieteni, cu toţii curioşi de notele obţinute. Dezamăgirea nu
s-a lăsat aşteptată prea mult deoarece promovabilitatea în Luduş a fost doar de 46,17 %, asta
însemnând că mai mult de jumătate dintre elevii înscrişi la examenul de maturitate au fost
respinşi. În această sesiune, la Grupului Şcolar Industrial Luduş s-au înscris un număr de 334
de elevi dintre care 145 au promovat, 167 au fost respinşi, 1 candidat a fost eliminat şi 11 nu
s-au prezentat, toate aceste date fiind luate în considerare înainte de depunerea contestaţiilor.
Dintre cei respinşi, 93 au absolvit profilul tehnic, 72 profilul real şi doar 2 pe cel filologic.

La Grupului Şcolar Industrial din Luduş, nici un candidat nu a reuşit să obţină media 10, dar
vârful clasamentului cu media de 9,80 este Rusu Ştefan, absolvent al profilului real, acesta
fiind urmat de două filoloage, Sicobean Oana şi Olaru Andra, cu media de 9,75 respectiv 9,60.
Cea mai mică medie, 6,03 a fost obţinută de către un absolvent care a suflat uşurat când
şi-a văzut în dreptul numelui ”Reuşit” chiar dacă nota lui era pe muchie de cuţit. Fruntaşii
clasamentului, Rusu Ştefan şi Sicobean Oana, au dovedit că se poate lua şi nota 10, notă
obţinută la matematică respectiv psihologie.

Comparativ cu anul precedent, rata de promovabilitate a scăzut cu 1,03 %, de asemenea
a scăzut şi numărul celor care au obţinut medii peste 9, în anul 2011 se înregistrau 24 de
candidaţi cu această medie, iar în 2012 doar 8 au obţinut această performanţă.

Cu cât notele sunt mai mari şi performanţa creşte, cu atât aspiraţiile absolvenţilor sunt mai
înălţătoare. Ei au învăţat şi vor să intre la cele mai bune facultăţi pentru a demonstra că cei
12 ani petrecuţi pe băncile şcolii nu au fost în zadar. Facultatea de Medicină (UMF) din Tg
Mureş, Psihologie şi Ştiinţele educaţiei din Bucureşti, Dreptul sau chiar Facultatea de chimie,
făcând parte dintre opţiunile celor mai mulţi absolvenţi, însă UMF-ul este facultatea cu cei mai
mulţi doritori, fie ei umanişti sau de la profil real.

Cu toate că au aflat rezultatele, absolvenţii mai au un hop de trecut, admiterea la facultate
pentru unii, pentru alţii nota finală după soluţionarea contestaţiilor şi pentru cei respinşi
sesiunea din toamnă a Bacalaureatului.

MARIA-DIANA MAN

1.7.63 Caravana Ceresit, luni 16 iulie la Ambient (2012-07-12 09:32)

Caravană Ceresit se desfăşoară anul acesta sub denumirea „Ceresiada”, în perioada 23 iunie
– 15 septembrie. Caravana Ceresit este cel mai mare eveniment al pasionaţilor de meşterit
din România, poposind în 18 oraşe : Ploieşti, Focşani, Bacău, Iaşi, Suceava, Bistriţa Năsăud,
Baia Mare, Oradea, Timişoara, Turda, Cluj Napoca, Târgu Mureş, Sibiu, Braşov, Piteşti, Craiova,
Constanţa şi Bucureşti. La Tîrgu-Mureș ea va poposi luni 16 iulie la magazinul Ambient,
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între orele 09:00 – 12:00 şi 15:00 – 18:00.

Pornind de la ideea Olimpiadei, „Ceresiada” va combina demonstraţiile cu cele mai inovative
sisteme şi aplicaţii Ceresit şi Moment, cu activităţile interactive în urma cărora participanţii
pot primi numeroase premii. Dintre cele peste 10.000 premii, menţionăm: un automobil
Dacia Logan MC, smartphone-uri, seturi de ustensile pentru grătar, genţi termice, cele mai noi
produse Moment, precum şi numeroase materiale promoţionale.

1.7.64 Sighișoara Medievală a rămas fără director artistic (2012-07-12 10:36)

Directorul Festivalului Sighişoara Medievală, regizorul Liviu Pancu, a anunţat, joi, că s-a
retras de la organizarea celei de-a XX-a ediţii din acest an, cu doar o săptămână înainte
de debutul manifestării. Decizia regizorului a fost luată după ce Primăria şi Consiliul Local
Sighişoara au hotărât scurtarea manifestării de la 10 zile, cât a fost iniţial, la doar patru zile,
astfel încât în weekend-ul premergător Referendumului pentru demiterea preşedintelui ţării
să fie linişte.

Regizorul a declarat presei, joi, că a conceput un program amplu, pentru zece zile şi că punctul
forte al Festivalului Sighişoara Medievală era tocmai ultimul weekend, când la manifestare
participă de regulă peste 30.000 de turişti, iar cu acea ocazie erau concentrate trupe renumite
de muzică medievală şi de teatru. ’Va fi o lovitură foarte grea, cred că pentru toţi cei implicaţi.
Asociaţia Turistică Sighişoara a cumpărat bilete de avion, noi am investit până acum în partea
de recuzită, de costume, de decor. Trebuie să opresc foarte mulţi parteneri care ne-au întins
mâna pentru confecţionarea de căbănuţe etc. Nici nu vreau să mă gândesc la ce tăvălug vine
în a opri practic o capodoperă a festivalurilor medievale. Cu atât mai mult cu cât ar fi fost
cea de-a XX-a ediţie. Am stat foarte multă vreme pentru ca să pot să simt adevărata energie
pentru o adevărată sărbătoare a acestui festival şi iată-l imposibil în clipa asta de realizat.
Obiective, argumente, dar dureroase în acelaşi timp’, a accentuat Pancu. Liviu Pancu a spus
că la ediţia aniversară din acest an urma să fie pus în scenă ’King Wulf’, un spectacol muzical
realizat special pentru acest eveniment de Filarmonica din Timişoara, formaţia Lupus Dacus,
Lupus Rex şi Ordinul Cavalerilor Lup, ’un fel de Carmina Burana românească la care s-a muncit
luni de zile pentru a se compune muzica, pentru a se orchestra şi apoi pentru a o regiza’.

Pancu a arătat că decizia de a se retrage din spectacol împreună cu toţi artiştii săi a fost luată
după ce actorii care ar fi trebuit să joace în spectacolul ’Ioana d’Arc - 600 de ani de luptă şi
credinţă’, producţia teatrală a manifestării, au susţinut că nu merită să deplaseze întreaga
infrastructură la Sighişoara pentru o singură reprezentaţie. ’Am făcut o întâlnire cu actorii
aseară, practic să reprezint producţia Ioana d’Arc doar o singură dată în cele trei zile creează
un disconfort şi o imposibilitate din punctul lor de vedere. Nu am cum să-i mai motivez. Şi-apoi
să mă prezint de unul singur, e şi absurd. Cu atât mai mult cu cât nu mai este festivalul pe
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care eu l-am construit, nu mai este acea flacără pe care am văzut-o, acea concepţie pe care
am avut-o asupra festivalului. Deci nu avem cum. Odată pentru că nu mai poartă amprenta
mea, ca director artistic, şi al doilea rând, oamenii nu mai pot veni la ceva ce nu mai este al
lor’, a susţinut regizorul.

În programul iniţial acest spectacol urma să aibă cel puţin patru reprezentaţii, premiera fiind
programată în data de 24 iulie, iar din distribuţie făceau parte actori ai Teatrului Naţional din
Târgu Mureş, ai Teatrului Scena, studenţi ai Universităţii de Arte şi patru ordine cavalereşti.
Tot în regia lui Liviu Pancu, la festival urma să fie bătută, în faţa spectatorilor, pe durata
celor 10 zile, o spadă înaltă de doi metri şi jumătate, un Excalibur transilvănean, care era
prevăzută să fie înfiptă în piatră şi să fie dată ca ofrandă Festivalului Sighişoara Medievală.
Printre momentele care nu se vor mai regăsi în programul Festivalului Sighişoara Medievală
XX se numără concursul bucătarului medieval, expoziţia chinologică, farsele populare, satul
meşteşugarilor, fortul lupilor sau carnavalul mireselor mascate. Hotelierii din Sighişoara susţin
că scurtarea duratei festivalului de la 10 zile, la doar patru zile (adică de la 20-29 iulie, la 20-23
iulie) pentru a nu afecta referendumul, le creează pagube însemnate, întrucât turiştii străini au
făcut rezervări, iar ei, ca membri ai Asociaţiei Turistice Sighişoara au achitat în avans biletele de
avion pentru artiştii străini care ar fi urmat să sosească în majoritate în weekend-ul 27-29 iulie.

De cealaltă parte, Anca Silvia Raţiu, purtătorul de cuvânt al Primăriei Sighişoara, a precizat
că decizia finală se va lua în şedinţa de Consiliul Local programată joi, că singura propunere
este ca festivalul să aibă loc în intervalul 20-23 iulie, însă nu a putut preciza câţi dintre artiştii
incluşi în programul iniţial vor mai veni în aceste condiţii. Aceasta a arătat că scurtarea
duratei festivalului s-a făcut la solicitarea prefectului de Mureş pentru a nu fi perturbată buna
desfăşurare a referendumului pentru demiterea preşedintelui statului.

AGERPRES

comentariu (2012-07-12 15:49:06)
Soarta Romaniei e mai importanta decat un festival ! Poate fi un festival reusit si in cele 3 zile, asa
cum a fost la inceput! Pancu.....se gandeste doar la bani, ca doar... cu siguranta nu merge la vot!
Deci, TOATA LUMEA LA VOTARE! Autoritatile au luat cea mai buna decizie pentru populatie si pentru
Romania! Teatru vedem zilnic, nu numai la festival! TARA ARDE, FRATILOR!

mihai (2012-07-13 00:04:13)
Tara arde de prosti frate ! Stii cat costa acest referendum ? Ai idee ? Ca sa ce ? Sa votezi un dobitoc
sa ramana alt dobitoc ? Acest festival mai arata Europei ca mai avem si noi ceva bun...ca in rest
rusine Romania

Danny (2012-07-13 10:04:34)
un comentariu de roman prost imbecil si incult! cultura nu are absolut nici o legatura cu rahaturile din
politica. cum am mai scris si in alte forum-uri eu locuiesc de 11 ani in Germania si aici este absolut
imposibil Merkel sau altcineva de la putere sa opreasca un festival din cauza alegerilor. oameni buni,
treburile astea nu se amesteca! in cazuri extreme este posibil numai daca toti artistii si organizatorii
sunt despagubiti. orice altceva este ILEGAL in UE si aduce aminte de comunism si de agresiunea si
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prostia din Rusia. mai sus scrie ca a fost pregatit in ultima zi un spectacol asemanator cu carmina
burana cu orchestra simfonica formatie cantareti si actori- domnule inteligent care scrii aici despre
"soarta romaniei", tie iti este clar ca aici lucreaza peste 100 de muzicieni profesionisti de jumatate de
an zi si noapte pt acea zi? aici vorbim despre un spectacol care nu avut niciodata loc in Romania si din
pacate dupa povestea asta nu va mai fi niciodata posibil!!! nu vorbim despre ieftiniturile si rahaturile
de muzica si teatru de la televiziunile romanesti. Ceausescu si-a dorit intotdeauna sa prosteasca
tara, cand citesc asa ceva trebuie sa spun ca in 2012 dupa 23 de ani de la revolutie i se simt cel mai
bine roadele. mai inchideti naibii televizoarele si iesiti in lume, mergeti in strainatate la un concert
in aer liber unde se canta "Carmina Burana" la un festival mediaval sau chiar la un concert pop sau
rock de calitate unde vin peste 100000de spectatori, simtiti energia, simtiti eliberarea psihica lasati
si sentimentele bune sa intre in sufletul vostru dupa care ganditiva mai bine la asa un comentariu
stupid ca cel de mai sus..............

anca (2012-07-19 08:21:17)
la referendum se poate vota si in alta localitate decat cea de domiciliu. alegatorii care sunt decisi
sa mearga la vot o vor face chiar si la sectiile din Sighisoara, cu conditia sa fie suficient de bine
organizate. sunt oameni care si-au programat concedii, au facut rezervari si au achitat cazare si trans-
port pentru acest festival. in final incapacitatea autoritatii locale de organiza sectiile de votare din
sighisoara astfel incat sa voteze si cei veniti la festival din alte localitati din tara ii prejudiciaza pe acei
oameni care asteptau festivalul. si nu este vorba doar de bani. este vorba de respect pentru cultura,
pentru traditii, pentru munca celor implicati in organizarea festivalului, pentru asteptarile celor care
si-au organizat poate intreaga vara avand in vedere participarea la festival in ultimul weekend din iulie.

Vreau să îmi spuneți ce se întâmplă frumos în cultura din România • Republica Culturală Chineză
(2012-07-13 06:57:12)
[...] acum aflu de la Dana că directorul artistic al Festivalului Sighișoara Medievală, Liviu Pancu, și-a
dat demisia cu doar câteva zile înainte să înceapa evenimentul pentru că onor autoritățile au decis să
[...]

Bogdan Pater (2012-07-13 06:55:38)
foarte trist...

Petru Coman (2012-07-13 12:47:51)
merita ca tot festivalul sa fie inchis pentru asta . priarul sighisoarei sti ceti bain castiga anual pe
aceasta tema din vanzari din ceea ce cotizeaza artistii in fiecare zi doar pentru a vea un micut loc in
acea cetate , locul necesar pentru a-si desfasura talentul . Consiliul local sprijina politica nu arta . Asa
ca pentru ei ... Uniunea Europeana cu un M< in fata

(2012-07-14 14:54:37)
Sa fie liniste pentru un kkt cu ochii !

Andra Drotar (2012-07-15 07:16:42)
:|
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1.7.65 PCM îl sprijină la referendum pe Traian Băsescu (2012-07-12 13:10)

Preşedintele Forumului de Coordonare al Organizaţiilor Judeţene ale Partidului Civic Maghiar
(FCOJ PCM), Laszlo Gyorgy, a declarat joi, într-o conferinţă de presă susţinută la Târgu Mureş,
că formaţiunea sa trebuie să fie de partea instituţiei Preşedintelui României, că va intra în
campanie electorală de partea preşedintelui Traian Băsescu şi a îndemnat cetăţenii ’să apere
democraţia din România’. Liderul FCOJ PCM a susţinut că civicii maghiari au intenţia de a intra
în campanie electorală de partea preşedintelui suspendat Traian Băsescu, pe care îl consideră
în momentul de faţă ’răul cel mai mic’. ’Nu e vorba că îl iubim prea tare pe preşedinte, din
atâtea rele, am ajuns să votăm - ca în 2004, când l-am votat pe Ion Iliescu numai să nu ajungă
Vadim preşedinte - răul cel mai mic. Săptămâna viitoare vom avea o nouă consultare în PCM’,
a arătat Laszlo.

Acesta a susţinut că poziţia forumului de conducere al organizaţiilor judeţene din PCM are
obligaţia de a lua măsuri şi ’să fie de partea democraţiei, să fim de partea ultimei fortăreţe care
a mai rămas în ţară care apără democraţia, instituţia Preşedintelui României’. ’În acest sens,
PCM îndeamnă cetăţenii şi nu numai pe cei de naţionalitate maghiară, să apere democraţia
din România, indiferent dacă vor merge sau nu vor merge la vot. Luând în considerare că din
punct de vedere economic suntem în continuă descreştere, imaginea noastră în străinătate
este din ce în ce mai grea, îi rugăm şi pe domnii colonei din UDMR să se gândească bine dacă
vor să facă parte în continuare din această lovitură de stat sau din această acţiune împreună
cu USL şi să se gândească, în primul şi în primul rând, la cetăţenii acestei ţări’, a subliniat
Laszlo Gyorgy. Liderul FCOJ PCM a subliniat că, dacă referendumul va respecta decizia Curţii
Constituţionale a României, civicii vor face apel la maghiari să nu meargă la vot, iar, dacă se va
organiza în baza Ordonanţei de Urgenţă a Guvernului, PCM va îndemna oamenii să voteze ’NU’.

Laszlo Gyorgy a mai afirmat că maghiarii din Transilvania nu au agreat acţiunea de suspendare
a preşedintelui statului de către Parlamentul României.

AGERPRES

1.7.66 Jocuri de noroc ilegale și evaziune fiscală (2012-07-12 13:28)

[1] Administratorul unei societăţi comerciale din Târgu Mureş este urmărit penal după
ce ofiţerii din cadrul Serviciului de Investigare a Fraudelor Mureş s-au sesizat din oficiu că
acesta desfăşoară activităţi din domeniul jocurilor de noroc fără a deţine licenţă, iar veniturile
realizate nu erau declarate organelor fiscale.

’În urma realizării unui flagrant, s-a stabilit faptul că suspectul, în perioada 15.02.2012 -
10.07.2012, în calitate de administrator a desfăşurat activităţi din domeniul jocurilor de noroc,
respectiv a exploatat un număr de cinci aparate de tip slot machine, fără a deţine licenţă
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de organizare şi autorizaţii de exploatare a jocurilor de noroc (fără plăcuţe de identificare),
realizând venituri pe care nu le-a înregistrat şi declarat organelor fiscale, ascunzând sursa
impozabilă sau taxabilă şi sustrăgându-se astfel de la plata obligaţiilor fiscale’, precizează joi
un comunicat de presă al Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş.

Potrivit sursei citate, în ziua de 10 iulie a fost dispusă începerea urmăririi penale împotriva
administratorului societăţii respective, pentru săvârşirea infracţiunii de evaziune fiscală.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/ID-10035392.jpg

1.7.67 Precizarea IPJ față de articolul legat de caniculă (2012-07-13 11:43)

Referitor la articolul apărut în nr.383 din 9-15 iulie 2012 în săptămânalul „Punctul” sub
titlul „Căldură mare la protecţia muncii”, considerăm că ar fi binevenite câteva precizări.
Solicitarea structurii sindicale nu este justificată din punct de vedere legal, deoarece conform
OUG 99/2000 pentru aplicarea măsurilor minimale de ameliorare a condiţiilor de muncă şi de
menţinere a stării de sănătate a angajaţilor, este obligatoriu, ca cel puţin două zile consecutiv,
temperaturile exterioare ale aerului să depăşească +37 *C sau ITU să depăşească 80 de
unităţi, cele două valori fiind comunicate zilnic de către Centrele Regionale ale INMH.

În perioada de referinţă nu au existat situaţii în care să fie îndeplinite condiţile aplicării
măsurilor prevăzute de lege, astfel că IPJ Mureş în calitatea de ordonator de credite, nu
avea abilitatea legală de deblocare a sumei necesare achiziţionării apei pe care o solicită
structura sindicală. Conştientă de condiţiile grele de muncă, generate de temperaturile
ridicate, conducerea IPJ Mureş este solidară cu lucrătorii care desfăşoară activităţi în teren dar
nu poate să dispună măsuri prin care ar fi încălcate normele legale.

Compartimentul Informare și Relații Publice al IPJ Mureș

1.7.68 Poziția Prefecturii față de Sighișoara Medievală (2012-07-13 11:46)

Referitor la informațiile din mass-media privind reducerea perioadei de desfășurare a
Festivalului „Sighișoara Medievală”, Instituția Prefectului – Județul Mureș face următoarele
precizări:
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- Prefectul Județului Mureș, Alexandru-Petru Frătean, nu a dispus modificarea calendarului de
desfășurare a evenimentului de la Sighișoara.

- Instituția Prefectului – Județul Mureș nu este implicată în organizarea acestei manifestări și,
ca urmare, nu poate modifica deciziile organizatorilor și responsabililor acestui eveniment,
atât timp cât sunt respectate legile statului român.

- Prefectul Alexandru-Petru Frătean a adresat o solicitare Primăriei Sighișoara și Consiliului Local
Sighișoara, aceea de a analiza posibilitatea ca festivalul Sighișoara Medievală să se deruleze
pe parcursul a 8 zile, nu 10 – cât era prevăzut în programul inițial, pentru a preveni eventualele
incidente legate de campania electorală și de asigurarea legalității în ziua referendumului.

1.7.69 Vasile Gliga: „Lui Băsescu i s-a umplut sacul” (2012-07-13 11:53)

Preşedintele interimar al PSD Mureş, deputatul Vasile Gliga, a declarat vineri, într-o
conferinţă de presă, că, dacă preşedintele suspendat, Traian Băsescu, nu va fi demis la
referendumul din data de 29 iulie, probabil va fi organizat un alt referendum. ’Conducerea
partidului de sus ştie ce are de făcut, probabil se mai organizează un referendum, dacă tot
aşa se poartă şi tot aşa nu lasă Guvernul să lucreze, tot împotriva la toată lumea, nu are
cum să mai facă faţă. Chiar dacă nu iese la referendum, cei care vin la referendum vor
vota peste 70 % împotriva lui Băsescu, să plece Băsescu de la preşedinţia ţării. E un target
pe care ni-l propunem şi putem demonstra ce putem face. Avem target la nivel naţional’,
a afirmat Vasile Gliga, întrebat fiind ce va face PSD în cazul în care preşedintele nu va fi demis.

Deputatul şi-a exprimat însă optimismul cu privire la participarea populaţiei la referendumul
pentru demiterea preşedintelui, pe fondul măsurilor de austeritate luate de fosta guvernare.
’Noi suntem optimişti, până la urmă cred că lui Băsescu i s-a umplut sacul, lui îi e frică de
popor. Să ieşi în conferinţă de presă şi să spui că să nu vină lumea la vot înseamnă că ştie
că el e vinovat de tăierile de salarii şi pensii, de plecatul tinerilor şi al specialiştilor medici şi
profesori în străinătate, de plecare a oamenilor, a muncitorilor în străinătate, când spunea că
să plece afară că România nu le oferă condiţii. România era de fapt el, el conducea stat, el
conducea justiţie. Se impunea schimbarea pentru că deja era prea mare circ, efectiv la asta
s-a priceput’, a susţinut acesta.

Gliga a precizat că în Imperiul Roman se conducea cu circ şi pâine, dar că preşedintele
suspendat ’a uitat de pâine, numai circ a ştiut să facă şi cred că de asta îi e frică acum să vină
lumea la vot’.

AGERPRES
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1.7.70 Viteză și pasiune pe ATV (2012-07-15 20:43)

Municipiul Tîrnăveni a găzduit în premieră etapa naţională a competiţiei de ATV Mureş
Extrem 2012, sub egida clubului ATV Mureş. Concursul s-a desfăşurat pe parcursul a trei zile
în perioada 6-8 iulie și a debutat cu un trial tip endurocross pe distanţa a 5,8 kilometri, în una
sau două manşe. Apoi, s-a stabilit ordinea de concurs pentru a doua zi.

Startul s-a dat vineri la ora 15, din faţa Hotelului Trei Brazi. Traseele dificile şi de viteză au
fost condimentate cu peisaje pe măsură pentru participanţii înscrişi din toată ţara. MXT 2012
s-a desfăşurat fără evenimente deosebite. Au existat şi câteva abandonuri, dar exclusiv din
motive tehnice.

Sâmbătă s-a concurat pe un traseu de 96 kilometri, în zona din apropierea oraşului, cu navigare

GPS în pădurile 3 Brazi, Stejaru şi Dîmbău. Duminică a urmat un traseu de viteză, pe 35 de

kilometri fără provocări majore. „Concursul a fost unul reuşit şi apreciat atât de participanţi

cât şi de cei peste 100 de spectatori prezenţi pe parcursul evenimentului şi bineînţeles nu a

lipsit distracţia”, a declarat unul dintre organizatorii competiţiei, Adrian Chiujdea. „Datorită

succesului înregistrat la această primă ediţie organizată la Târnăveni cu siguranţă vom repeta

evenimentul şi anul viitor” a adăugat Adrian Chiujdea.

Premianții

Au existat trei grupe de premianţi după categorii.

La categoria ATV Extreme
Locul 1 – Szabó Mihai – din Cluj Napoca (Renegade 1000).
Locul 2 - Radu Lungu – din Cluj Napoca (Renegade 800)
Locul 3 Lăzăroaie Mihai (Renegade 800)

La categoria ATV Open
Locul 1 – Nelu Tamba – din Tîrgu-Mureş (Renegade 800)
Locul 2 – Niki Velţo – din Italia (RVR Polaris 800)
Locul 3 Aştelean Toni – din Tîrgu-Mureş (Renegade 800)

La categoria Quad
Locul 1 – Szabó István – din Tîrgu-Mureş (Suzuki LTR)
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Locul 2 – Varga Ovidiu – din Tîrgu-Mureş (Suzuki LTR)
Locul 3 – Miklós Laci – din Tîrgu-Mureş (Suzuki LTR)

Mircea Barbu

1.7.71 Gliga a fost votat viceprimar (2012-07-15 20:47)

Municipiul Reghin are de-acum şi viceprimar. Este vorba despre consilierul USL Daniel

Gliga care a fost ales în prima şedinţă extraordinară a Consiliului Local.

Şedință extraordinară

Întâlnirea de lucru a celor 19 aleşi s-a desfășurat luni, 9 iulie, în Sala de şedinţe a Primăriei, cu

următoarea ordine de zi: 1. Depunerea jurământului de către consilierul Horea Gheorghe; 2.

Alegerea viceprimarului municipiului Reghin; 3. Alegerea membrilor comisiilor de specialitate

al Consiliului Local Municipal Reghin; 4. Proiect de hotărâre privind mandatarea unui consilier

local ca reprezentant al municipiul Reghin în Adunarea generală extraordinară a acţionarilor

la SC Compania Aquaserv SA Tg.-Mureș din data de 19.07.2012, ora 14.00. Deoarece a fost

vorba de vot, şedinţa s-a prelungit, a fost nevoie de consultări şi validări, dar într-un final, cele

patru comisii de specialitate şi-au găsit membri competenţi, iar reprezentarea Consiliului în

Adunarea generală de la Aquaserv a fost încredinţată consilierului Mihai Pădurean.

Daniel Gabriel Gliga - viceprimar

Cât despre viceprimar, acesta a fost votat de 12 confraţi şi a declarat că în ziua următoare se
va prezenta la muncă pentru a-şi prelua atribuţiile. Daniel Gliga a mai spus că nu va precupeţi
niciun efort pentru a-şi face datoria în aşa fel încât standardele de viaţă ale reghinenilor să
crească şi oraşul să se dezvolte aşa cum merită. Om de afaceri prosper și membru al PNL
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de foarte mulţi ani, Daniel Gliga s-a născut la Reghin, în 25 februarie 1970, este de religie
ortodoxă, fiind un familist convins şi un om respectat atât de reghineni, cât şi de locuitorii
din zonă, care beneficiază de serviciile de televiziune prin cablu oferite de una din firmele sale.

Daniel Gliga este cel mai vechi membru activ al Organizaţiei Partidului Naţional Liberal din
Reghin, în care s-a înscris din anul 1992. La terminarea şedinței de consiliu proaspătul
viceprimar a declarat cu zâmbetul pe buze: „Sunt foarte mândru că Partidul Naţional Liberal
a crezut în mine şi m-a ales să reprezint şi partidul şi cu certitudine în acelaşi timp municipiul
Reghin în funcţia de viceprimar”.

Emeșe Ardelean

1.7.72 Multe proiecte la prima şedinţă CL (2012-07-15 20:49)

Pentru şedinţa Consiliului Local Luduş din 10 iulie, prima după constituirea noului Legislativ

local, primarul Cristian Moldovan a iniţiat un număr de 35 de proiecte de hotărâre, dar în final,

din ordinea de zi au fost retrase din motive diferite un număr de patru proiecte de hotărâre.

Oamenii au multe probleme

Mapa şedinţei care a cuprins un număr record de proiecte de hotărâre a fost întocmită cu

profesionalism şi minuţiozitate de Mariana Tac, secretara Consiliului Local şi a reflectat ca într-o

oglindă multitudinea problemelor cu care se confruntă cetăţenii şi administraţia publică locală.

Pe scurt, proiectele de hotărâre se referă la vânzarea unei locuinţe; Cesiunea unui contract

de concesionare; Încheierea prin negociere directă a unui teren; Repartizarea a trei locuinţe

pentru tineri; Încetarea unui contract de închiriere; Întocmirea actelor pentru dezmembrarea

unui teren; Prelungirea unui contract de închiriere; Modificarea componenţei la cinci comisii

comune Executiv – Legislativ; Modificarea a doua Regulamente interne; Concesionarea unui

teren; Numirea a doi consilieri în două Consilii de Administraţie; Patru aprobări de sponsorizări;

O revocare de HCL şi patru proiecte de hotărâre la categoria „Diverse”.
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„La fel aţi făcut şi voi în 2008”

În actualul Consiliu, majoritatea o constituie aleşii din USL şi UDMR şi acest lucru a fost
subliniat de Ioan Bungardi de la PSD autorul replicii de mai sus adresată consilierului Florin
Nistor de la PD-L care a protestat la un proiect de hotărâre la care actuala opoziţie ar fi
avut o opinie diferită de majoritari. Cristina Dancu a remarcat că în 2008 Florin Nistor era
independent, iar secretara oraşului a precizat că felul în care s-au votat proiectele în discuţie
sunt legale. Cei opt consilieri „debutanţi” s-au manifestat cu timiditate într-o şedinţă condusă
cu siguranţă de veteranul Liviu Botezan. Alte amănunte despre şedinţă aflaţi din numerele
următoare ale săptămânalului „Punctul”.

Ioan A. Borgovan

1.7.73 Referendumul dă o lovitură grea Festivalului Medieval
(2012-07-15 20:55)

Cu doar o săptămână înainte de debutul manifestării (20 iulie) Festivalului Sighişoara
Medievală, regizorul Liviu Pancu, a anunţat, săptămâna trecută, într-o conferință de presă
că s-a retras de la organizarea celei de-a XX-a ediţii din acest an. Decizia a fost luată după
ce Primăria şi Consiliul Local Sighişoara au hotărât scurtarea manifestării de la 10 zile, cât a
fost iniţial, la doar patru zile, astfel încât în weekend-ul premergător Referendumului pentru
demiterea preşedintelui ţării să fie linişte.

Pancu a declarat că a conceput un program amplu, pentru zece zile şi că punctul forte al
Festivalului Sighişoara Medievală era tocmai ultimul weekend, când la manifestare participă
de regulă peste 30.000 de turişti, iar cu acea ocazie erau concentrate trupe renumite de
muzică medievală şi de teatru. „Va fi o lovitură foarte grea, cred că pentru toţi cei implicaţi.
Asociaţia Turistică Sighişoara a cumpărat bilete de avion, noi am investit până acum în partea
de recuzită, de costume, de decor. Trebuie să opresc foarte mulţi parteneri care ne-au întins
mâna pentru confecţionarea de căbănuţe etc. Nici nu vreau să mă gândesc la ce tăvălug vine
în a opri practic o capodoperă a festivalurilor medievale. Cu atât mai mult cu cât ar fi fost
cea de-a XX-a ediţie. Am stat foarte multă vreme pentru ca să pot să simt adevărata energie
pentru o adevărată sărbătoare a acestui festival şi iată-l imposibil în clipa asta de realizat.
Obiective, argumente, dar dureroase în acelaşi timp”, a accentuat Pancu.

Liviu Pancu a spus că la ediţia aniversară din acest an urma să fie pus în scenă „King Wulf”,

un spectacol muzical realizat special pentru acest eveniment de Filarmonica din Timişoara,
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formaţia Lupus Dacus, Lupus Rex şi Ordinul Cavalerilor Lup, „un fel de Carmina Burana

românească la care s-a muncit luni de zile pentru a se compune muzica, pentru a se orchestra

şi apoi pentru a o regiza”.

3 zile, la solicitarea prefectului

Anca Silvia Raţiu, purtătorul de cuvânt al Primăriei Sighişoara, a precizat că decizia finală se va

lua în şedinţa de Consiliul Local programată joi, că singura propunere este ca festivalul să aibă

loc în intervalul 20-23 iulie, însă nu a putut preciza câţi dintre artiştii incluşi în programul iniţial

vor mai veni în aceste condiţii. Aceasta a arătat că scurtarea duratei festivalului s-a făcut la

solicitarea prefectului de Mureş pentru a nu fi perturbată buna desfăşurare a referendumului

pentru demiterea preşedintelui statului.

Minusuri

Regizorul Liviu Pancu a arătat că decizia de a se retrage din spectacol împreună cu toţi artiştii

săi a fost luată după ce actorii care ar fi trebuit să joace în spectacolul „Ioana d’Arc - 600 de ani

de luptă şi credinţă”, producţia teatrală a manifestării, au susţinut că nu merită să deplaseze

întreaga infrastructură la Sighişoara pentru o singură reprezentaţie.

„Am făcut o întâlnire cu actorii aseară, practic să reprezint producţia Ioana d’Arc doar o singură

dată în cele trei zile creează un disconfort şi o imposibilitate din punctul lor de vedere. Nu

am cum să-i mai motivez. Şi-apoi să mă prezint de unul singur, e şi absurd. Cu atât mai mult

cu cât nu mai este festivalul pe care eu l-am construit, nu mai este acea flacără pe care am

văzut-o, acea concepţie pe care am avut-o asupra festivalului. Deci nu avem cum. Odată

pentru că nu mai poartă amprenta mea, ca director artistic, şi al doilea rând, oamenii nu mai

pot veni la ceva ce nu mai este al lor”, a susţinut regizorul.
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Ce va lipsi

Spectacolul trebuia să aibă cel puţin patru reprezentaţii, premiera fiind programată în data
de 24 iulie, iar din distribuţie făceau parte actori ai Teatrului Naţional din Tîrgu-Mureş, ai
Teatrului Scena, studenţi ai Universităţii de Arte şi patru ordine cavalereşti. Tot în regia lui
Liviu Pancu, la festival urma să fie bătută, în faţa spectatorilor, pe durata celor 10 zile, o spadă
înaltă de doi metri şi jumătate, un Excalibur transilvănean, care era prevăzută să fie înfiptă
în piatră şi să fie dată ca ofrandă Festivalului Sighişoara Medievală. Printre momentele care
nu se vor mai regăsi în programul Festivalului Sighişoara Medievală XX se numără concursul
bucătarului medieval, expoziţia chinologică, farsele populare, satul meşteşugarilor, fortul
lupilor sau carnavalul mireselor mascate. Hotelierii din Sighişoara susţin că scurtarea duratei
festivalului de la 10 zile, la doar patru zile (adică de la 20-29 iulie, la 20-23 iulie) pentru
a nu afecta referendumul, le creează pagube însemnate, întrucât turiştii străini au făcut
rezervări, iar ei, ca membri ai Asociaţiei Turistice Sighişoara au achitat în avans biletele de
avion pentru artiştii străini care ar fi urmat să sosească în majoritate în weekend-ul 27-29 iulie.

Cristina Vancea

1.7.74 „Îngerii” SWIMATHON (2012-07-15 21:03)

În data de 7 iulie s-a desfășurat la Tîrgu-Mureș, la Bazinul Olimpic din Complexul de
Agrement și Sport Mureșul evenimentul de strângere de fonduri SWIMATHON.ms. La acest
concurs au participat 55 de înotători - „îngeri” - din 11 echipe. Scopul lor a fost strângerea, în
cadrul evenimentului, a sumei de 54.200 de lei pentru proiectele înscrise în concurs.

Cele 11 echipe cu 55 înotători înscriși în concurs au înotat 596 de lungimi, echivalentul a 29,8
km. Locul întâi a fost câştigat de către echipa Clubului Sportiv Mini Max cu 74 de lungimi, locul
al doilea cu 64 de lungimi către echipa Bolyai Team, iar locul al treilea cu 59 de lungimi de
către echipa Kőszikla Ifi. Echipa Prietenii Téka au avut onoarea să participe cu cel mai bătrân
înotător în vârstă de 81 de ani, iar în echipa Perseverența al Fundației Alpha au înotat 2 copii
cu dizabilităţi.

Echipele au strâns 120 de susținători înainte de concurs. Susținătorii echipelor Swimathon.ms

2012 s-au angajat să plătească echipelor suma de 8.814 de lei. La faţa locului au reușit să

strângă 2.481 de lei în numerar. Până în data de 27 iulie continuă strângerea donațiilor anga-

jate de susținători. Persoanele dornice să doneze pentru echipele înscrise în concurs pot face

on-line pe siteu-ul www.swimathon.ms sau pot semnala angajamentul lor la reprezentanții,
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înotătorii echipelor. Donațiile se pot plăti în numerar la sediul fundației, prin virament bancar

și plată on-line.

Oameni pentru oameni

Echipele au strâns fonduri pentru cumpărarea unui vehicul de transport pentru copii cu defi-
ciențe, organizare de tabere pentru copii, organizarea unui festival pentru copii, construirea
unui cămin pentru persoane cu dizabilități, renovarea/echiparea unui centru de zi pentru copii
cu problem sociale, organizarea unui concurs intercultural despre istoria orașului, organizarea
unei întâlniri mondiale a luminilor.

Cristina Vancea

1.7.75 Băsescu și vaca nebună (2012-07-15 21:05)

Ceea ce se întâmplă în ultimele zile pe scena politică românească mi se pare cu adevărat
exagerat. Deja s-a ajuns la luarea unor măsuri asemănătoare cu cele luate, de-a lungul istoriei,
la instaurarea dictaturilor. În plus, agresivitatea USL este nemaiîntâlnită de la Revoluție
încoace. Este foarte clar că USL-iștilor le este cu adevărat teamă de Băsescu, astfel nu ar
proceda cum procedează, nu s-ar agăța cu dinții de toate posibilitățile de a acapara puterea.
Până la urmă, niciun președinte de la Revoluție încoace nu a fost propus spre suspendare. Asta
spune deja foarte mult despre relațiile politice actuale. Iar Băsescu a fost propus de două ori…

Îngrijorător este că instabilitatea politică afectează imaginea României pe plan extern. O
imagine și așa destul de șifonată… Politicienii străini fac adeseori referire la pericolul în care se
află democrația românească și la demiterea președintelui, care nu li se pare un lucru normal…
Iar aceste referiri sunt destul de grăitoare pentru situația actuală. Astfel, în general europenii
critică guvernul Ponta acuzându-l de practici nedemocratice: în Germania „guvernul federal
are îndoieli importante cu privire la legitimitatea măsurilor adoptate de Guvernul Ponta”, a
spus Steffen Seibert, purtătorul de cuvânt al guvernului german. Apoi, o caracterizare fidelă
a politicii românești este realizată de către Mario Kreuter de la Institutul pentru Studii Est și
Sud-Est Europene de la Regensburg : „Băsescu este orice altceva, dar nu un bun democrat. El
este cel puțin la fel de corupt ca cei cu care afirmă că se luptă. Însă, suspendarea lui Băsescu
reprezintă o altă amenințare la adresa statului de drept în România. Chiar nu îmi pare rău
pentru persoană - dar felul în care se face acest lucru este cu adevărat îngrijorător”.

Este interesant de analizat reacția statelor europene… Astfel, acestea se arată cu adevărat
îngrijorate de situația românească. Mă întreb de ce? Doar n-or fi dorind să ne meargă bine, să
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creștem, să devenim un stat puternic, independent din toate punctele de vedere… Știm prea
bine că interesul lor este să fim o societate de consumatori, iar România să fie o vacă bună
de muls… Totuși ei vor o oarecare liniște ca procesul de mulgere să se poate desfășura în linii
normale. Agitația prea mare nu le place căci vaca poate deveni nărăvașă sau chiar bolnavă…
Totuși, sper să nu dobândim boala vacii nebune, căci vor fi nevoiți să ne eutanasieze și să
preia ei controlul total asupra grajdului.

Titi Dălălău

1.7.76 DA sau NU? (2012-07-15 21:10)

Parlamentul României a aprobat în ședința plenară din 6 iulie 2012 legea cu privire la

organizarea Referendumului național pentru demiterea președintelui României. Referendumul

pentru suspendarea președintelui Traian Băsescu se va desfășura în data de 29 iulie 2012. La

acest Referendum cetățenii României trebuie să voteze dacă sunt de acord cu suspendare

președintelui Traian Băsescu, răspunzând cu DA sau Nu. Întrebarea este: Sunteți de acord cu

demiterea președintelui României, domnul Traian Băsescu? Conform sondajelor prezența la

vot va fi de peste 51 %, iar majoritatea va vota pentru suspendarea președintelui. Dar, până

la data votului încă multe se pot schimba… Cum s-a ajuns la acest referendum și ce reprezintă

el, citiți în rândurile ce urmează…

Nimic nou sub soare

Președintele Traian Băsescu a mai trecut acum aproximativ cinci ani printr-un referendum

inițiat cu scopul de a-l demite. Acest referendum a avut loc sâmbătă, 19 mai 2007. Cum s-au

petrecut lucrurile atunci? După ce la 12 februarie 2007 PSD a sesizat Curtea Constituțională

despre inițierea procedurilor de suspendare din funcție a președintelui Traian Băsescu, la

28 februarie, Parlamentul a aprobat înființarea unei comisii de anchetă privind suspendarea

președintelui cu 258 de voturi pentru, 76 contra (PD și PD-L) și 21 de abțineri (UDMR). La 19
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aprilie 2007 Parlamentul României a votat cererea de suspendare pe motiv de neconstituțion-

alitate, cu 322 voturi pentru, 108 împotrivă și 10 abțineri. Totuși, în 2007, sondajele de opinie

îi erau favorabile președintelui: 70-80 % dintre cei chestionați se arătau împotriva demiterii.

Rezultatul a fost pe măsură: președintele Traian Băsescu a rămas în funcție obținând 74,48 %

din voturi.

Istoria se repetă…

…președintele fiind din nou propus pentru suspendare în anul 2012. Dar de data aceasta
lucrurile par a nu sta așa de bine pentru el în sondaje, care arată că aproximativ 60 %
din cei chestionați ar vota pentru demitere. Însă cum s-a ajuns din nou la un referendum
pentru demiterea președintelui? La 3 iulie 2012, Parlamentul reunit în sesiune extraordinară
îl revocă din funcție pe Avocatul Poporului, Gheorghe Iancu, funcția fiind preluată interimar
de către Valer Dorneanu. Tot în ziua de 3 iulie, Vasile Blaga, președintele Senatului, este
înlocuit prin votul plenului cu Crin Antonescu, prevederile regulamentului Senatului spunând
că președintele senatului poate fi revocat din funcție la propunerea a 1/3 din senatori dacă
încalcă grav sau în mod repetat prevederile regulamentului senatului. Roberta Anastase este
revocată din funcția de președinte al Camerei Deputaților pentru modul în care a condus, anul
trecut, o ședință de plen. În locul ei este votat Valeriu Zgonea.

Președintele Traian Băsescu susține o conferință de presă în care afirmă că scopul acțiunilor
USL, UDMR, UNPR este punerea sub control a justiției, suspendarea șefului statului fiind doar
o etapă în acest plan și face apel la liderii majorității să oprească imediat atacurile la adresa
instituțiilor statului.

La 5 iulie, Guvernul a adoptat și publicat o ordonanță de urgență care a modificat Legea

referendumului stabilind că președintele poate fi demis cu jumătate plus 1 din voturile valabil

exprimate ale cetățenilor participanți la referendum și nu cu jumătate plus 1 din numărul

persoanelor înscrise pe listele electorale și că vor putea vota și cetățenii români aflați în

străinătate.

În Parlament s-a votat suspendarea președintelui Traian Băsescu cu 256 de voturi pentru și 114

voturi împotrivă. La 10 iulie, Curtea Constituțională a decis în unanimitate că referendumul

de demitere este valid „în măsura în care se asigură participarea la vot a cel puțin jumătate

plus unul din numărul persoanelor înscrise pe listele electorale permanente1”. Deci, încă

modalitatea demiterii nu este stabilită clar. Întregul cost al referendumului a fost estimat la

95 de milioane de lei.
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Întrebarea referendumului

Parlamentul României a aprobat în ședința plenară din 6 iulie 2012 legea cu privire la organi-

zarea Referendumului național pentru demiterea președintelui României. În primul articol al

legii a fost stabilit că întrebarea la care vor răspunde cetățenii români va fi: „Sunteți de acord

cu demiterea Președintelui României, domnul Traian Băsescu?”. Iar pe buletinul de vot vor fi

două variante de răspuns: DA și NU. Deci dacă doriți ca Traian Băsescu să fie demis din funcție

trebuie să puneți ștampila pe DA. Dacă doriți ca președintele să-și continue mandatul, trebuie

să puneți ștampila pe NU.

Reguli

În 29 iulie, când românii vor fi din nou chemați să opteze pro sau contra Traian Băsescu,

votarea se va desfășura după reguli ușor diferite față de cele din 10 iunie, la alegerile locale.

Guvernul României a stabilit modul în care se va derula Referendumul de demitere a președ-

intelui suspendat. Spre deosebire de alegerile locale, votarea se va încheia la ora 20 și nu

la ora 21 (va începe tot la ora 8:00). Vor putea vota cetăţenii români care au împlinit vârsta

de 18 ani (inclusiv cei care împlinesc vârsta în ziua Referendumului), mai puțin cei care și-au

pierdut dreptul de a vota. De asemenea, scrutinul special pentru demiterea/reconfirmarea

lui Traian Băsescu se va derula pe teritoriul naţional și în străinătate, la secțiile organizate

de Ministerul de Externe. Tot ca diferență față de alegerile din 10 iunie, de data asta orice

cetăţean poate vota oriunde pe teritoriul naţional. Pentru finanțarea costurilor legate de

organizarea Referendumului din 29 iulie, a fost deja solicitată alocarea a 95,6 milioane lei din

fondul de rezervă bugetară. În cazul în care președintele va fi demis, Guvernul va organiza

alegeri prezidențiale anticipate în termen de 3 luni. Dacă populația se pronunță împotriva

demiterii lui Traian Băsescu, acesta va reintra în rolul președintelui și își va continua mandatul

câștigat în 2009. Oricum, săptămâna aceasta Parlamentul va stabili detaliul cel mai important:
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președintele va fi demis de majoritatea alegătorilor prezenți la urne sau de majoritatea

celor înscriși pe liste? Miercuri va fi convocat plenul Camerei Deputaţilor, care este cameră

decizională în ceea ce priveşte legea referendumului.

Scurt istoric

Cuvântul referendum sau și plebiscit, cuvânt originar din limba latină, substantiv neutru în
limba română (un referendum, două referendumuri), este folosit pentru a desemna procesul
de consultare directă a cetățenilor unei țări în legătură cu un text de lege de o importanță
cu totul deosebită sau asupra unei situații de importanță națională. Ca procedură legislativă
general acceptată, în cazul referendumului consultarea cetățenilor se face prin chemare la
vot direct, pe buletinele de vot existând doar două opțiuni, Da sau Nu. De la întemeierea
statului român, românii au participat la doisprezece referendumuri, după cum urmează: 10
- 14 mai 1864 - Aprobarea Statutului Dezvoltator al Convenției de la Paris, la propunerea
domnitorului Alexandru Ioan Cuza; 2 - 8 aprilie 1866 - Aprobarea lui Carol I ca domnitor al
Principatelor Unite; 24 februarie 1938 - Aprobarea Constituției României adoptată la inițiativa
lui Carol al II-lea; 2 - 5 martie 1941 - Aprobarea politicii generalului Ion Antonescu; 9 - 16
noiembrie 1941 - Al doilea plebiscit pentru aprobarea politicii mareșalului Ion Antonescu;
23 noiembrie 1986 - Aprobarea reducerii cu 5 % a armamentelor, efectivelor și cheltuielilor
militare; 1989 - Interzicerea datoriilor externe, propusă de Nicolae Ceaușescu; 8 decembrie
1991 - Aprobarea Constituției României; 18 - 19 noiembrie 2003 - Aprobarea revizuirii Consti-
tuției României; 19 mai 2007 - Referendumul pentru demiterea președintelui Traian Băsescu;
25 noiembrie 2007 - Referendumul privind introducerea votului uninominal; 22 noiembrie
2009 - Referendumul privind parlamentul unicameral și reducerea numărului de parlamentari.

Vasile Dancea

1.7.77 Campioni Naționali la lupte libere (2012-07-15 21:11)

Sala Sporturilor CONCORDIA din localitatea Chiajna, judetul Ilfov a fost locatia Finalei
Campionatului National Individual la lupte rezervat categoriei de varsta Seniori si Senioare.
Federatia Romana de Lupte a avut o organizare foarte buna, competitia desfasurandu-se usor
pe trei saltele, la cele trei stiluri de lupta: libere, feminine si greco-romane.
Luptatorii targumureseni au cucerit doua titluri, prin Recorean Adrian, Campion la 96 kg.
legitimat la C.S.S. Targu Mures, si Simon Andrea, Campioana la 63 kg. legitimata la C.S.A.
Steaua Bucuresti, (originara de la C.S. Muresul Tg. Mures).
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Recorean Adrian si-a invins pe rand adversarii, astfel a luptat in semifinala cu Nicoara Octavian
de la Dinamo Brasov, apoi si-a invins in finala mare adversarul de la CSM Resita, Caras Vlad.
Simon Andrea a avut un meci foarte bun in semifinala cu vechea ei adversara de la Targoviste,
Panait Mihaela, iar in finala a invins-o pe luptatoarea de la Rapid Bucuresti, Oancea Beatrice.

Si-au dovedit cunostiintele lor in lupte si urmatorii sportivi:

-Oltean Anna-Maria (C.S. Muresul Tg. Mures) cucerind o medalie de argint la categoria 59 kg.,
astfel ea a devenit Vicecampioana la Senioare, ea fiind in ultimul an de juniorat, unde detine
si titlul de Campioana la aceasta categorie de varsta.
-Szep Zoltan a cucerit medalia de bronz la 84 kg. (C.S.S. Tg. Mures), invingandu-si fostul
coechipier Boeriu Vlad (care lupta in momentul actual pentru C.S. Dinamo Brasov) acesta din
urma clasandu-se pe locul 5.
-pe locul 5 s-a clasat Vajda Edvard-Sandor (C.S. Muresul Tg. Mures), el fiind invins in finala mica,
la diferenta de un punct, de adversarul sau de la C.S.A. Steaua Bucuresti, Asan Alexandru.
Anul acesta s-a acordat Trofeul Simon Laszlo clujeanului Chintoan Rares, el fiind Campionul
National la categoria de greutate 120 kg. Merita mentionat si faptul ca este singurul luptator
la stilul libere, calificat la Jocurile Olimpice de la Londra, unde-i uram succes cu aceasta ocazie.
Trofeul se acorda anual din partea Federatiei Romane de Lupte, Campionului National la cate-
goria grea, in memoria singurului Campion Mondial la lupte libere, regretatul targumuresean
Simon Laszlo.

Antrenori:
-Clubul Sportiv Scolar Targu Mures: Gyarmati Ferenc si Fazakas Csaba.
-Clubul Sportiv MURESUL Targu Mures: Marton Jozsef si Simon Laszlo.
Sponsor B.S. Guarding Security Group.

Simon Laci

1.7.78 Dureros și fascinant: Bisericile de lemn (2012-07-15 21:17)

Ioan Eugen Man, fost arhitect-șef al Primăriei Tîrgu-Mureș, a intuit importanța grăitoare a
bisericilor de lemn - martore peste timp a credinței poporului român și care au fost în timp
tribună naţională, şcoală și aşezământ de cultură şi artă – și a lăsat românilor dovada grăitoare
a existenței unor adevărate opere de artă.

Astfel, după ani de cercetare a mai multor biserici de lemn din judeţul Mureş, după ani de
strângere a materialului documentar şi îndeosebi a celui ilustrativ, mai vechi sau mai nou, în
anul 2005, sub egida editurii „Reîntregirea” a Episcopiei Ortodoxe Române din Alba Iulia, Ioan
Eugen Man a scos de sub tipar lucrarea „Biserici de lemn din judeţul Mureş. Monumente de
artă populară românească”. Autorul însuși mărturisește: „încă înainte de publicarea cărţii şi
până în prezent, am continuat să mă preocup de această categorie de monumente, publicând
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mai multe studii în unele reviste de specialitate cum ar fi „Marisia”, a Muzeului Judeţean
Mureş sau „Reghinul cultural”, a bibliotecii din Reghin, precum şi numeroase articole în presa
locală. În paralel, pentru cinci biserici am întocmit documentaţiile tehnice în vederea renovării
lor, fapt ce mi-a permis să le cunosc îndeaproape, ca trecut istoric, structură şi, mai ales, să
cunosc elementele decorative, respectiv cele sculpturale şi picturale”.

Volumul „Biserici de lemn din judeţul Mureş. Monumente de artă populară românească”

cuprinde câteva studii din cele publicate, cu menţiunea că, de această dată, referirile la

bisericile prezentate sunt mult mai complete, întregite de un material ilustrativ bogat. Astfel,

acest volum conturează aspectul istoric al ortodoxiei, dar evidențiază și specificul arhitectural

al zonei transilvane mureșene.

Volumul cuprinde…

… un „Cuvânt de început” care introduce cititorul în lumea acestei categorii de monumente
care, din nefericire, la nivel naţional multe sunt în pericol de dispariţie totală, fapt sesizat de
numeroşi istorici de artă şi cercetători. De aceea, întocmirea unei baze documentare pentru
fiecare biserică de lemn constituie o necesitate de primă urgenţă, cu stabilirea urgenţei de
intervenţie.

De asemenea, Ioan Eugen Man a realizat un amănunțit „inventar”, prezentând situaţia

bisericilor de lemn din judeţul Mureş, fiind menţionate bisericile aflate în stare de uzură

avansată, unele fiind în pericol de prăbuşire. Dar cunoscutul arhitect nu pune accentul numai

pe bisericile aflate în pericol, ci el scoate în evidență și dispariția unor biserici, care din cauza

ignoranței au fost pierdute definitiv, acestea sunt în număr de 10, precum cele de la Band,

Cecălaca, Logig, Oroiu, Valea Largă, altele fiind reconstruite cu preluarea unor elemente

componente, precum biserica din Trei Sate sau Valea, două edificii, cele de la Mura Mare şi

Subpădure fiind reconstruite în aceste localităţi, fără a se păstra tipologia şi mărimea iniţial

avută.

Petru Maior ar plânge
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Deosebit de bine documentat este studiul bisericilor de lemn de la Reghin şi Săcalu de

Pădure, întocmit în anul 2003, amândouă monumente cu o încărcătură istorică, arhitecturală

şi artistică. Monumentul de la Reghin, cunoscut şi ca Biserica lui Petru Maior, este valoros atât

prin trecutul său istoric, unde marele cărturar a păstorit un timp, cât şi artistic, deosebit fiind

decorul sculptural al acelor aripi-consolă şi de la ancadramentele uşilor şi ferestrelor. Biserica

din Săcalu de Pădure se remarcă prin forma arhitecturală, cu acoperişuri suprapuse, prin

decorul sculptural al intrărilor în prispă şi cel pictural creat de pictorul ţăran Ştenţel Condrat.

Unicat

Urmează studiile a nouă biserici de lemn şi anume cele din Culpiu, Cuştelnic, Iclănzel-

Mădărăşeni, Lăpuşna, Mura Mică, Sântandrei – Miercurea Nirajului, Troiţa, Vălenii, diferite ca

tipologie sau mărimi, însă toate de o valoare arhitecturală şi artistică deosebită. Remarcabile

sunt bisericile de la Lăpuşna şi Cuştelnic, ale căror intrări în formă de gaură de cheie constituie

un unicat în arhitectura de lemn din ţara noastră. La alte biserici, precum cele de la Culpiu,

Cuştelnic, Iclănzel-Mădărăşeni, Lăpuşna remarcăm decorul sculptural exterior, prin acele

aripi-consolă, ce coboară, uneori, până peste jumătate de înălţimea pereţilor sau a brâielor,

aidoma funiei împletite. Ca să nu mai vorbim de valoarea decorativă interioară, pictura murală

sau icoane, cum întâlnim la Culpiu, Lăpuşna, Mura Mică sau Vălenii, însă din nefericire altele

sunt aproape pierdute, precum cele de la bisericile din Iclănzel, Sântandrei, Troiţa.

De la Mureș la Bihor, Maramureş şi Sălaj

În încheierea volumului autorul a prezentat câteva concluzii generale, în care bisericile

descrise în volum le-a comparat cu câteva surori din alte ţinuturi, şi anume Bihor, Maramureş

şi Sălaj, pentru că „bisericile de lemn româneşti prezintă forme unitare pentru întregul teritoriu

al ţării noastre, la care o serie de cauze de ordin social, istoric, geografic, au generat diferite

tipuri şi variante, ele constituind unităţi esenţiale şi invariabile în ceea ce priveşte destinaţia
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lor, variabile cu privire la plan şi elevaţie. Unitar este şi repertoriul ornamental, mijloacele

de realizare al acestuia, o caracteristică principală a acestui decor fiind rolul constructiv al

pieselor pe care este aplicat, fără a se deosebi de cel al caselor de lemn”.

Ioan Eugen Man

S-a născut la 2 octombrie 1940, în Hodac (județul Mureș). Încadrat la Primăria municipiului
Tîrgu-Mures, compartimentul Arhitect-șef din anul 1962 până în anul 2000, când s-a pensionat.
În perioada anilor 1986-1990 i se încredințează conducerea compartimentului, iar între anii
1990 și 2000 este șeful Biroului Urbanism și Gestiune Date Urbane. Este de asemenea, autor al
mai multor studii de specialitate privind evoluția urbană a municipiului Tîrgu-Mureș și privitor la
unele monumente de arhitectură din județul Mureș, publicate în revistele „Marisia" a Muzeului
Județean Mureș, „Reghinul Cultural" din Reghin, AD. „Arhitext Desing" din București, "Anuarul
Arhivelor Mureșene" din Tîrgu-Mureș, "Sangidava" a Fundației Culturale "Miron Cristea" din
Toplița. Dintre lucrările publicate, menționăm: Evoluția urbană a municipiului Tîrgu-Mureș de
la începuturi până la 1848 în trei numere (1984-1994), Un monument transilvănean mai puțin
cunoscut: Biserica Evanghelică din Reghin (1999), Muzeul Etnografic, un monument de seamă
al arhitecturii baroce din municipiul Tîrgu-Mureș (2000), Biserica veche Reformată din Suseni
(2002), Primăria municipiului Tîrgu-Mureș - monument de arhitectură românească (2003),
Biserica de lemn din Petelea (2004), „Prefectura Veche" _ monument de arhitectură baroca
din Tîrgu-Mureș (2006), Casa Palffy - cel mai vechi monument în stilul baroc din Tîrgu-Mureș
(2007), Similitudini și influențe ale arhitecturii populare din Moldova la bisericile de lemn
de pe valea Superioară a Mureșului (2008), Două biserici de lemn orădene și relația lor cu
monumentele similare de pe Valea Superioară a Mureșului (2008) etc.

În anul 2005, publică monumentala lucrare: Biserici de lemn din Județul Mureș, iar în anul
2006 primul volum al vastei lucrări: Tîrgu-Mureș, Istorie urbană. De la începuturi până în
anul 1850, I. A mai publicat în cotidianul mureșean „Cuvântul Liber" aproape 40 de articole
dedicate bisericilor de lemn din județul Mureș.

Având în vedere că volumul „Biserici de lemn din judeţul Mureş. Monumente de artă populară
românească” reprezintă nu doar un document de certă valoare a istoriei Transilvaniei și un
document de atestare a credinței strămoșești, ci este și un adevărat mozaic cultural care
cuprinde un bogat material ilustrativ, ar fi necesar ca acest volum să apară în variantă color.
Dar din cauza fondurilor insuficiente volumul a apărut numai în varianta alb-negru. Astfel,
autorul face apel la oamenii de afacere din județul Mureș și nu numai pentru a-l ajuta să facă
posibilă apariția volumului așa cum merită: în variantă color pentru ca imaginile să redea pe
deplin importanța monumentală a bisericuțelor de lemn. Doritorii sunt rugați să-l contacteze
pe autor.

Cristina Vancea
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1.7.79 Reabilitări periculoase pe DN (2012-07-15 21:21)

Două drumuri naționale, două reabilitări și două probleme aduse odată cu aceste lucrări.
Este situația creată de Compania Națională de Autostrăzi și Drumuri Naționale din România
(CNADNR) care, în cel mai centralizat mod cu putință, derulează sau a derulat lucrările. Dar
să le luăm pe rând.

Drumul Național DN 15 Tîrgu-Mureș-Reghin, la care se adaugă și DN15A Reghin-Sărățel, a

intrat de curând în reabilitare. Lucrările erau programate să înceapă cel târziu în martie 2011

și să fie finalizate până în martie 2013. Au început cu puțină întârziere, așa că acum lucrările

sunt în toi. Finanțatorul lucrării este Banca Europeană de Investiții (BEI) și Guvernul României,

iar lungimea totală a reabilitărilor este de puțin peste 70 de kilometri. Valoarea investiției

strict pentru acest sector de drum nu se cunoaște, întrucât face parte dintr-un pachet mai

mare, o investiție într-un total de 1.100 de kilometri de Drumuri Naționale. Pachetul întreg de

reabilitări are o valoare de 987 de milioane de euro, din care 450 de milioane este valoarea

împrumutului de la BEI, 537 de milioane contribuția Guvernului, la care se vor adăuga la

final și TVA și alte taxe, suportate tot de Guvern. Pe cele două bucăți de Drumuri Naționale

menționate în județul Mureș lucrează două concerne mari, SPEA ENGEGNERIA EUROPEA S.p.A

pe partea de consultanță și STRABAG AG în calitate de constructor. Pe lângă reabilitare

propriu-zisă a carosabilului, de la fundație și până la marcaje, mai sunt cuprinse în proiect

reabilitarea a 11 poduri, 156 de podețe și un pasaj.

Periculos. Hilar.

Problema a intervenit în timpul lucrărilor când ne-am pomenit că de fapt constructorul, pe

lângă reabilitare, îngustează partea carosabilă periculos de mult. Prefectura Mureș a sesizat

de curând problema și a semnalat-o printr-o scrisoare oficială la CNADNR, în care precizează:

„În urma lucrărilor de reabilitare realizate în interiorul localităților din județul Mureș, lățimea
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părții carosabile rezultată este de 7 m, fiind încadrată cu borduri înalte. Pentru traficul

înregistrat pe sectorul Tîrgu-Mureș – Reghin, această lățime este insuficientă și prezintă risc

atât pentru autovehicule, cât și pentru pietoni”. În continuare, Prefectura cere ca bordurile să

fie mutate cu 0,75 m, astfel că ar rezulta o parte carosabilă de 8,5 m. În prezent situația, pe

anumite porțiuni reabilitate, este atât de bizară, încât două tiruri care se întâlnesc din sensuri

opuse, trebuie să încetinească pentru a putea trece în siguranță unul pe lângă celălalt. Dacă

mai adăugăm în ecuație și tradiționalele căruțe, care cu greu vor putea fi depășite, atunci

putem crea o sumedenie de scenarii hilare care ar putea avea materializarea pe viitorul drum

reabilitat.

Aminteam la începutul articolului și de un...

...grad extrem de centralizat prin care s-au derulat aceste
lucrări.

CNADNR este împărțită pe șapte regiuni, iar cea de care județul Mureș aparține, este Direcția
Regională de Drumuri și Poduri Brașov. În Mureș, ea are Secția de Drumuri Naționale Tîrgu-
Mureș, condusă de Gheorghe Ispas. Despre reabilitarea DN 15 Tîrgu-Mureș – Reghin, Ispas
nu ne-a putut spune absolut nimic, întrucât nu deține informații. „Eu n-am elementele din
proiect, de niciun fel, nici ca formă, nici ca valoare, nimic. Noi îl vom primi în administrare,
după finalizarea lucrărilor. Numai CNADNR se ocupă de acest lucru. Din cauza asta nu pot da
nici un detaliu. Și domnul prefect când a sesizat problema a sesizat-o direct la CNADNR”, ne-a
precizat Gheorghe Ispas.

De la CNADNR, deși sesizarea a fost trimisă în 3 iulie, vinerea trecută încă nu venise nici un

răspuns. Termenul legal este de 30 de zile în care compania poate răspunde, însă e destul

de puțin probabil că o va face. Reprezentanții prefecturii au anunțat că dacă nu vor primi

răspuns, se vor adresa și Ministerului Transporturilor, cel care are în coordonare CNADNR.

E puțin probabil că problema se va rezolva...

...foarte rapid. Oricât de optimiști am fi, avem un contra-exemplu tot din județul Mureș, o
problemă oarecum similară, care de aproximativ doi ani de zile își așteaptă încă soluționarea.
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Tot de la CNADNR, tot într-un proiect de reabilitare a unui drum național, de data aceasta pe
porțiunea Reghin-Toplița. Deși lucrările de reabilitare au fost încheiate cu succes și drumul
este practicabil, pe o porțiune de aproximativ 300 de metri, în localitatea Brâncovenești,
în scurt timp s-ar putea ca drumul să se rupă și să devină impracticabil. Primarul comunei
Brâncovenești, Ördög Ferencz spunea: „Vă rog frumos să subliniați că e vorba de un Drum
European, la care lucrările de reabilitare s-au terminat în 2010, dacă nu mă înșel. Este exact
aceeași problemă care era înainte de reabilitare, poate și mai mare. Dar, având în vedere că
firma domnului Umbrărescu, care a lucrat aici, a lăsat o porțiune de 300 de metri neasfaltați,
nu știu dacă umblați în acea zonă, acum a ajuns într-un hal fără de hal. Imediat nu se mai
poate circula. Eu am vorbit și cu domnul prefect și cu președintele Consiliului Județean,
amândoi mi-au spus că încearcă să rezolve problema, dar deocamdată nimeni n-a bătut un
cui”. Reprezentanții Prefecturii spuneau că urmează ca în decurs de câteva zile să formuleze
o nouă scrisoare de sesizare către CNADNR, în care să ridice și problema de la Brâncovenești.

Prin același tip de finanțare – împrumut BEI cofinanțat de Guvern – 230 de kilometri de Drum
Național au fost reabilitați între 2009 și 2011 pe sectorul Reghin – Toplița. Valoarea proiectului
a fost pe acest segment de 176,45 milioane euro, adică un cost pe kilometru de aproape
765.000 de euro. Firmele care au lucrat sunt JV SC SPEDITION UMB SRL și TEHNOSTRADE
SRL, ambele controlate de Dorinel Umbrărescu, unul din așa-numiții „regi ai asfaltului”. De
menționat totuși că, în afară de acea porțiune cu probleme, drumul arată încă bine.

Cătălin Hegheș

Cismas Dorin (2012-07-23 09:30:29)
Azi noapte, venind de la Toplita spre Reghin am remarcat un lucru hilar: s-au furat multe din benzile
reflectorizante de pe stalpii de semnalizare de pe drumul recent reabilitat. Ce au oare in cap cei
care fac asa ceva nu inteleg. Cum nu inteleg cum, la atatia stalpi degradati, politistii rurali nu au ga-
sit niciun cretin care face astfel de fapte? Jenant, tare jenant... Popor imbecil, nu gasesc alta formulare.

1.7.80 SCJU, verificat la conturi şi achiziţii (2012-07-15 21:25)

Până în 30 iunie, directorul Camerei de Conturi Mureş, Marinel Sand, i-a trasat managerului

Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă, dr. Florin Gomotârceanu, să dispună remedierea

unor nereguli constatate în activitatea unităţii sanitare. Managerul ne-a asigurat că toate

problemele au fost remediate, iar răspunsul la toate aspectele semnalate în decizia Camerei

de Conturi Mureş a fost remis directorului organismului de control. Mai mult, Gomotîrceanu

susţine că aşteaptă ca organele de anchetă să îşi facă treaba…
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În martie 2012…

… managerului SCJU Tîrgu-Mureş, dr. Florin Gomotârceanu, îi era remisă, spre punere în exe-

cuţie, Decizia nr. 506 privind înlăturarea deficienţelor constatate şi consemnate în Procesul

verbal de constatare nr. 3718 din 29 februarie 2012 – anexă la Raportul de audit nr. 3719 din

29 februarie 2012, încheiat în urma controlului la unitatea sanitară. În decizie se consemnau

mai multe nereguli. Prima constatare a controlorilor financiari se referea la nevirarea la

bugetul de stat a sumei de 24.545 de lei, reprezentând garanţii de participare la licitaţii în

perioada 1997-2008. Reprezentanţii SCJU s-au conformat rapid şi, prin nota contabilă nr.

501 din 23 februarie, respectiv două ordine de plată din 27 şi 28 februarie, obligaţia a fost

înregistrată, respectiv plătită.

Sume nerecuperate

Al doilea punct viza nerecuperarea sumelor cheltuite pentru acordarea asistenţei medicale
de la persoanele care prin faptele lor au adus daune sănătăţii altor persoane. Astfel nu
au fost înregistrate în contabilitate sume în cuantum total de 5,718 milioane de lei. De
asemenea, reprezentanţii SCJU nu au efectuat, potrivit deciziei nr. 506, demersurile necesare
punerii în executare silită a sentinţelor civile şi irevocabile în vederea recuperării acestor
debite, unitatea sanitară mărginindu-se doar să someze persoanele datornice să îşi achite
obligaţiile. De asemenea, SCJU nu a restituit Casei Judeţene de Asigurări de Sănătate Mureş
sumele recuperate de la datornici, suma avansată de către controlorii financiari cifrându-se
la 131.886 de lei. Angajaţii Camerei de Conturi au stabilit că SCJU a reţinut aceşti bani şi i-a
cheltuit „în mod nejustificat pentru efectuarea de plăţi în aceeaşi perioadă”. Responsabilii din
unitatea sanitară au omis, printre altele, să calculeze cheltuielile efective aferente numărului
de cazuri raportat la Casa Judeţeană de Asigurări de Sănătate în care a fost acordat asistenţă
medicală persoanelor vătămate şi pentru care SCJU nu s-a constituit parte civilă, astfel încât
a fost prejudiciat bugetul propriu al spitalului şi nu au fost restituite Fondului Naţional Unic de
Asigurări Sociale de Sănătate sumele decontate.

Prin sondaj, controlorii financiari au ales 31 de cazuri din cele în care SCJU nu s-a consti-
tuit parte civilă, estimând o sumă de 43.907 cu titlu de cheltuieli efective pentru asistenţa
medicală acordată persoanelor vătămate şi nerecuperate de la cei care le-au creat prejudiciul.

Şi în această situaţie, conducerea SCJU s-a conformat repede, iar prin trei note contabile emise
au înregistrat aceste sume în contabilitate. Dacă au fost şi recuperate ne este dificil să an-
ticipăm, deoarece, potrivit dr. Florin Gomotârceanu, managerul Spitalului, datele comunicate
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Camerei de Conturi sunt confidenţiale. Totuşi, acesta ne-a precizat că: „ne-am aliniat, am
răspuns. Aşteptăm ca organele statului să îşi facă treaba”.

Al treilea aspect sesizat de Camera de Conturi se referea la nepublicarea pe site-ul unităţii

spitaliceşti a tarifului pe zi de spitalizare, aspect corectat, aşa cum aveam să constatăm şi noi,

cu un click.

Al Invest – Micromat, afaceri în familie

Raportul Camerei de Conturi Mureş a mai reţinut că două companii Al Invest Sângeorgiu de
Mureş şi Micromat Grup SRL au livrat spitalului materiale sanitare la preţuri supraevaluate,
cu până la 285,5 % faţă de preţurile de listă. Astfel, au fost estimate cheltuieli majorate
nejustificat cu 142.355 de lei. Al Invest a mai livrat SCJU şi cu un prelungitor pentru pompe
automate tip perfuzor în cadrul acordului cadru de furnizare nr. 183 din 2011, la un preţ
cu 875 % mai mult decât se aproviziona spitalul cu acest produs de la SC Balton Med SRL
Bucureşti, rezultând o cheltuială majorată cu 104.397 de lei. De asemenea, aceeaşi firmă
din Sângeorgiu de Mureş a încheiat cu spitalul alte două acorduri cadru cu nr. 169 şi 180,
privind furnizarea de truse medicale, respectiv accesorii pentru angioplastie, depunând la
dosar înscrisuri neconforme cu realitatea. Procedând astfel, Al Invest a obţinut contracte în
cuantum total de 4,902 milioane de lei. Controlorii financiari au stabilit în sarcina managerului
SCJU să stabilească întinderea prejudiciului creat prin încheierea acestor contracte, respectiv
compararea în cazul ultimelor două acorduri cadru menţionate mai sus a preţurilor de achiziţie
cu cele existente pe piaţă.

În acest sens, dr. Gomotârceanu a sesizat Parchetul. De asemenea, SCJU a înaintat o cerere

de chemare în judecată împotriva Al Invest, dosarul nr. 3101 fiind înregistrat la Tribunalul

Mureş în 2 aprilie 2004, având ca obiect anulare act administrativ. Primul termen al procesului

este 20 noiembrie.

În atenţia ANMRAP

Al Invest s-a aflat şi în atenţia Autorităţii Naţionale pentru Reglementarea şi Monitorizarea
Achiziţiilor Publice. În 21 noiembrie 2011, reprezentanţii autorităţii dădeau publicităţii un
comunicat de presă în care arătau că o echipă de control a instituţiei s-a confruntat cu o
situaţie inedită, la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş. „Astfel, în cadrul verificării
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unor proceduri de achiziţie publică încheiate în anul 2011, în cazul a două contracte atribuite
aceluiaşi ofertant (acord-cadru, nr.169/19.07.2011, având ca obiect furnizarea de truse
de diagnosticare, încheiat cu SC AL INVEST SRL, la valoarea de 398.125 lei, fără TVA. şi
acordul-cadru nr. 183 din /16.08.2011, având ca obiect furnizarea de truse de administrare
încheiat cu SC AL INVEST SRL, la valoarea de 102.500 lei, fără TVA), s-au constatat încălcări
ale prevederilor legate de conflictul de interese prin utilizarea de documente false. Practic, un
membru al comisiei de evaluare care a atribuit cele două contracte a recunoscut că asociat în
firma declarată câştigătoare era mama sa, acesta semnând şi depunând la dosarul achiziţiei
publică, în cunoştinţă de cauză, documente false care au dus la câştigarea acestor două
contracte”. ANMRAP a aplicat o amendă de 80.000 de lei membrului comisiei de evaluare.
De menţionat însă că potrivit Înregistrării nr. 23/1.176.933 din Monitorul Oficial partea a
IV-a nr. 3727 din 13.7.2009, Al Invest al cărei unic acţionar era Ana Gălăţean şi-a suspendat
activitatea începând cu data de 01.05.2009 până la data de 30.04.2012, ca apoi să decidă să o
reia începând cu data de 1.10.2010. Micromat Grup SRL este deţinută de Gheorghe Gălăţean,
tatăl angajatului spitalului demis de altfel din funcţie.

Noi avem o altă curiozitate însă şi nu a reuşit să ne lămurească nici ANMRAP şi nici Camera

de Conturi, cine a aprobat şi dacă este legal ca acele acorduri cadru să se încheie direct,

în condiţiile în care, conform OUG 34/2006 cu modificările ulterioare, specifică în art. 19

următoarele: „Autoritatea contractantă are dreptul de a achiziţiona direct produse, servicii

sau lucrări, în măsura în care valoarea achiziţiei, estimată conform prevederilor secţiunii a 2-a

a prezentului capitol, nu depăşeşte echivalentul în lei a 15.000 euro pentru fiecare achiziţie de

produse, servicii sau lucrări. Achiziţia se realizează pe bază de document justificativ, care în

acest caz se consideră a fi contract de achiziţie publică, iar obligaţia respectării prevederilor

prezentei ordonanţe de urgenţă se limitează numai la prevederile art. 204 alin. (2)”.

Cine răspunde, în afară de nimeni?

Potrivit raportului Camerei de Conturi nu ne-am lămurit prea bine cine este însărcinat cu
remedierea acestor nereguli constatate, în afară că decizia nr. 506 a fost remisă managerului
spitalului. În schimb, Ordinul ministrului Cseke Attila din 2010 prin care a fost aprobat modelul
de contract de management pentru directorii de spitale este destul de clar cine ar trebui să
supravegheze disciplina economico-juridică în spital. Astfel, ordinul stabileşte, printre altele
că managerul: „răspunde de organizarea activităţii spitalului pe baza bugetului de venituri
şi cheltuieli elaborat de către comitetul director pe baza propunerilor fundamentate ale
conducătorilor secţiilor şi compartimentelor din structura spitalului, pe care îl supune aprobării
ordonatorului de credite ierarhic superior (n.red. Ministerului Sănătăţii), după avizarea aces-
tuia de către Consiliul de administraţie, în condiţiile legii; aprobă şi răspunde de realizarea
programului anual de achiziţii publice; aprobă lista investiţiilor şi a lucrărilor de reparaţii
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curente şi capitale care urmează să se realizeze într-un exerciţiu financiar, în condiţiile legii,
la propunerea comitetului director; răspunde, împreună cu membrii consiliului medical, de
respectarea disciplinei economico-financiare la nivelul secţiilor, compartimentelor şi serviciilor
din cadrul spitalului”. Menţionăm că din Comitetul Director fac parte: directorul medical, dr.
Lőrinczi Zoltán, directorul financiar contabil, ec. Cristina Puşcaş, respectiv directorul îngrijiri
medicale, Felicia Lircă, iar din Consiliul de Administraţie: Adrian Mureşan, director coordonator
DSP Mureş, preşedinte, prof. dr. Tiberiu Băţagă, şef Secţie Ortopedie, prof. dr. Szabó Béla,
şef Secţie Ginecologie, Simona Frandeş, consilier juridic, angajat în Primăria Tîrgu-Mureş,
desemnată din partea Consiliului Local Tîrgu-Mureş, prof. dr. Constantin Copotoiu, preşedinte
al Senatului Universităţii de Medicină şi Farmacie Tîrgu-Mureş, şef al Secţiei de Chirurgie I, dr.
Vasile Bud, din partea Colegiului Judeţean al Medicilor, as. med. pr. Radu Duca din partea
OAMGMAMR – ordinul asistenţilor medicali şi al moaşelor – membri. Vom reveni.

Ligia Voro

1.7.81 Câștigător la întrebarea săptămânii (2012-07-16 07:03)

Câștigătorul [1]concursului „Ia-ți un bax de bere și 2 pizza de pe www.punctul.ro” din
această săptămână este Alexandru Susanu. La întrebarea „Care credeți că este motivul pentru
care s-a înregistrat din nou o promovabilitate scăzută la bac?”, el ne-a răspuns:

Vina este impartita intre profesori si elevi. Vina profesorilor prost pregatiti si a evilor
dezinteresati.

Mulțumim celor care au participat și le urăm succes în continuare. Urmăriți www.punctul.ro,
concursul continuă.

1. http://punctul.ro/ia-ti-lada-de-bere-si-cutia-de-pizza-saptamana-1/
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1.7.82 Sighișoara Medievală contopită cu ProEtnica (2012-07-17 07:21)

Cea de-a XX-a ediţie a Festivalului Sighişoara Medievală, care va avea loc în perioada
20-22 iulie, s-a contopit cu Festivalul ProEtnica, astfel încât muzica şi animaţia medievală se
vor amesteca cu muzica şi cultura celor opt etnii care şi-au anunţat participarea. Purtătorul
de cuvânt al Primăriei Sighişoara, Anca Silvia Raţiu, a declarat luni, într-o conferinţă de presă,
că decizia de contopire a celor două festivaluri a fost luată ca urmare a lipsei de finanţare cu
care s-a confruntat Festivalul ProEtnica. ’Anul acesta cei de la Centrul Cultural Interetnic nu au
reuşit să obţină finanţare pentru această ediţie. Fiind membri în Asociaţia Turistică Sighişoara
- organizatorul Festivalului Medieval alături de Primăria Sighişoara - a propus să introducă o
secţiune în care să vină formaţiile care în mod normal ar fi trebuit să participe la festivalul
ProEtnica, care era iniţial programat în august’, a arătat Anca Raţiu.

Iniţial Festivalul Sighişoara Medievală XX era prevăzut să se desfăşoare în intervalul 20-29
iulie, însă ca urmare a referendumului pentru demiterea preşedintelui Traian Băsescu s-a
renunţat la ultima săptămână, rămânând doar primul week-end. Pe lângă formaţiile populare
aparţinând maghiarilor, ucrainenilor, germanilor, bulgarilor, grecilor, croaţilor, rutenilor, sâr-
bilor, la Sighişoara vor participa cinci ordine cavalereşti - Ordinul Cavalerilor Chigot - Bulgaria,
Ordinul Cavalerilor Crux Alba - Ungaria, Ordinul Cavalerilor de Mediaş, Ordinul Cavalerilor Lup
- Târgu Mureş şi Ordinul Cavalerilor ArtGotica - Sibiu. La festival vor concerta formaţiile de
muzică medievală Lupus Dacus, Nomen est Omen, Truverii, No’Mads.

Punctul de atracţie al festivalului va fi în acest an spectacolul de muzică medievală - ’Wolf
King’ (Lupus Rex), la care îşi vor aduce contribuţia Filarmonica din Timişoara, formaţia Lupus
Dacus din Arad şi Ordinul Cavalerilor Lup din Târgu Mureş. Festivalul Sighişoara Medievală din
acest an era prevăzut iniţial să se deruleze pe parcursul a 10 zile, iar la acesta erau anunţaţi
peste 300 de artişti, trupe de teatru, ordine cavalereşti şi formaţii de muzică medievală,
însă în urma unei adrese venite din partea Instituţiei Prefectului - Judeţul Mureş, în care
se sugera scurtarea duratei manifestării cu două zile, zilele premergătoare referendumului,
organizatorii au considerat că este mai înţelept să renunţe la şapte din cele zece zile. În
acest fel, formaţiile şi trupele programate în cele şapte zile nu vor mai sosi la Sighişoara,
iar majoritatea activităţilor au fost scoase din program. Cea de-a XX-a ediţie a Festivalului
Sighişoara Medievală va începe pe 20 iulie, la ora 16,00, cu Parada Cetăţii. Bugetul alocat în
acest an de Consiliul Local Sighişoara este de 130.000 de lei.

AGERPRES

1.7.83 3.000 de liceeni așteptați la a doua sesiune de Bac (2012-07-17 07:25)

Inspectoratul Şcolar Judeţean (ISJ) Mureş a anunţat, luni, că aproximativ 3.000 de absol-
venţi de liceu sunt aşteptaţi să se înscrie pentru cea de-a doua sesiune a examenului de
Bacalaureat din luna august. ’Prima sesiune a examenului de Bacalaureat s-a încheiat, au
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fost afişate rezultatele definitive după contestaţii, iar acum urmează a doua etapă. Aceasta
vizează faptul că în această săptămână, elevii care nu au promovat examenul de Bacalaureat
în prima sesiune sau cei care au rămas corigenţi la finalul anului şcolar şi au promovat aceste
corigenţe trebuie să se înscrie pentru a doua sesiune a examenului. Noi ne aşteptam acum
la un număr destul de mare de candidaţi: au rămas respinşi după prima sesiune 2.611, dar
trebuie să ne gândim la faptul că acestora li se vor adăuga şi un număr de elevi care au fost
corigenţi aşa că ne aşteptăm la aproximativ 3.000 de absolvenţi de clasa a XII-a care se vor
înscrie şi care vor încerca să promoveze a doua sesiune a examenului de Bacalaureat’, a
declarat presei luni inspectorul şcolar Raluca Marian.

În urma contestaţiilor, promovabilitatea din judeţul Mureş a crescut cu 0,82 %, de la 45,74 %
la 46,56 %, adică de la 2.241 de elevi promovaţi la 2.281. În judeţul Mureş există şi două şcoli
unde niciun elev nu a reuşit să promoveze examenul de Bacalaureat, la Grupul Şcolar Band,
unde au fost 12 elevi şi s-a repetat practic situaţia de anul trecut, şi de la Liceul particular
Concord din Târgu Mureş, de unde au susţinut examenul doi elevi.

AGERPRES

1.7.84 Săcărea propune eliminarea finanțării per capita (2012-07-17 14:35)

Preşedintele filialei Mureş a Sindicatului ’Spiru Haret’, Ioan Săcărea, a declarat presei,
marţi, că una dintre propunerile acestei organizaţii de modificare a Legii 1/2011 înaintate
Ministerului Educaţiei vizează şi eliminarea finanţării per capita în sistemul de învăţământ.
Ioan Săcărea a spus că toate organizaţiile sindicale din învăţământ au formulat propuneri
de modificare a Legii Educaţiei şi că acestea vor fi discutate joi, la Ministerul Educaţiei. ’Noi
am propus renunţarea la finanţarea per capita. În primul rând, există o contradicţie între
prevederile legale - pe de o parte, finanţarea per capita, pe de alta, alocarea a 6 % din PIB
pentru învăţământ. Deşi aplicarea acestei ultime prevederi a fost amânată, credem că ar fi
mai bine şi mai corect să se meargă pe această variantă. În prezent, cu finanţarea per capita,
unde sunt mai puţini de 25 de copii într-o clasă sunt probleme cu finanţarea, spre exemplu în
mediul rural’, a spus Săcărea.

În plus, o altă modificare solicitată de Sindicatul ’Spiru Haret’ Mureş vizează finanţarea
unităţilor de învăţământ direct de la bugetul de stat şi renunţarea la aşa-zisa verigă interme-
diară reprezentată de primării. Săcărea a precizat că sindicaliştii mureşeni au mai propus
acordarea gradaţiei de merit şi pentru personalul didactic auxiliar, reintroducerea unor drepturi
şi facilităţi pentru salariaţii din învăţământ şi copiii acestora, care erau prevăzute în Legea
128/1997 şi contractul colectiv de muncă, cum ar fi bilete de odihnă şi tratament compensate
cu 50 %, călătorii gratuite cu trenul, scutirea copiilor acestora de taxe de înscriere la facultate
şi gratuitate la cazarea în cămine şi internate.

AGERPRES
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1.7.85 Teatru itinerant prin cartierele Tîrgu-Mureșului (2012-07-17 14:46)

Casa de Producţie Culturală,cu sprijinul Primăriei Tîrgu-Mureş şi a Consiliului Judeţean
Mureş, vin în această săptămână, în apropierea blocului în care locuiţi cu trei spectacole de
teatru: 1. "Attilio şi Diotima" de Andreini Isabella, cu Andrei Chiran, Bianca Holobuţ, regia:
Mihaela Romonţi, 2. "Tacito şi Amasia" de Andreini Isabella, cu Claudiu Banciu, Ioana Decianu,
regia Cristian Bojan și 3. "Celia, Fulvio şi Amor" de Bruni Domenico, Andrei Gherghe, Laura
Mihalache şi Cristian Bojan, regia Cătălin Chirilă. Programul reprezentațiilor este următorul:

Programul Spectacolelor este:

Luni. 16.07.2012
ora 20:00
Cartierul MUREŞENI - str. Reşiţa nr.3

Marţi. 17.07.2012
ora 20:00
Cartierul TUDOR - Parcul Izvor (lângă Macul Roşu)

Miercuri. 18.07.2012
ora 20:00
Cartierul UNIRII - Parcul din str. Decebal nr 26-30

Joi. 19.07.2012
ora 20:00
Cartierul Tudor - Parcul din spatele complexului Favorit

Vineri. 20.07.2012
ora 20:00
Carierul Dâmbu Pietros - în faţa Şcolii nr.17

ACCESUL LIBER la toate spectacolele.
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1.7.86 Simulare de admitere la UMF: peste 250 de înscrieri (2012-07-17 15:16)

Peste 250 de candidaţi la admitere la Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) din
Târgu Mureş, din cei peste 700 înscrişi, vor participa la examenul de simulare a admiterii,
pentru a vedea cât de bine sunt pregătiţi pentru examenele reale care vor începe în data de
25 iulie. Simularea admiterii va avea loc miercuri, este organizată de Liga Studenţilor din
Târgu Mureş şi este organizată de câţiva ani la UMF Târgu Mureş pentru familiarizarea candi-
daţilor cu atmosfera examenelor. ’Simularea admiterii la UMF Târgu Mureş se organizează
de mai mulţi ani, subiectele sunt pe modelul examenului de admitere, sunt formulate de
noi sub supravegherea cadrelor didactice. Faţă de anul trecut, nu mai este suficient să se
înveţe din cartea de teste, întrucât 25 % din întrebări vor fi la prima vedere. De corectat,
se corectează pe calculator, pe sistemul de la admitere, este o grilă’, a precizat marţi, Nucu
Marica, vicepreşedintele Ligii Studenţilor din Târgu Mureş.

Potrivit site-ului UMF Târgu Mureş, pentru examenul de admitere, care va începe în 25 iulie,
s-au înscris până în prezent peste 700 de candidaţi, pe cele 440 de locuri la buget şi 520 la taxă,
cea mai mare concurenţă fiind la specializările de Medicină, în limbile română şi maghiară.
Pentru locurile cu taxă studenţii vor plăti între 4.000 şi 8.000 de lei, în funcţie de specializare,
iar specializarea Medicină în limba engleză taxa este de 5.000 de euro. La Facultatea de
Medicină, specializarea Medicină vor exista 135 de locuri bugetare la linia română şi 135 la
linia maghiară plus 80 de locuri cu taxă, 10 locuri bugetate la Medicină Militară, iar la Medicină
în limba engleză există 50 de locuri cu taxă. La Asistenţă Medicală Generală sunt 15 locuri
bugetate la limba română şi 15 bugetate la maghiară şi 70 cu taxă, la Nutriţie şi Dietetică,
precum şi la Balneofiziokinetoterapie şi recuperare există câte 50 de locuri, la Educaţie
Fizică şi sport sunt scoase la concurs 40 de locuri, toate în regim cu taxă. La Facultatea de
Medicină Dentară, numărul locurilor bugetare este de 35 pentru linia română şi 35 pentru
linia maghiară, la care se adaugă 60 de locuri cu taxă, iar la Facultatea de Farmacie sunt 35
de locuri bugetate la secţia română, 35 de locuri bugetate la maghiară şi 120 de locuri cu taxă.

AGERPRES

1.7.87 Programul festivalului Sighișoara Medievală (2012-07-18 07:49)

VINERI 20 iulie 2012

Cetatea Sighișoara
16.00 - Parada Cetății

SECŢIUNEA TEATRU ŞI MUZICĂ MEDIEVALE

Piaţa Cetăţii
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16.20 Deschiderea oficială
Toboşarul Cetăţii Sighişoara – Garda Cetăţii
16.30 Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu – Spectacol cu Steaguri
17.00 Trupa Cameleon - Sighişoara
18.00 Festivalul Interetnic Sighişoara - PROETNICA
Uniunea Democrată Maghiară din România – Ansamblul de dans Kikerics
Uniunea Bulgară din Banat – Ansamblul Bălgărce
Uniunea Ucrainienilor din România – Ansamblul Zorea Bucureşti
20.00 No’Mads - Bucureşti
20.45 Nomen est Omen – București
21.30 Truverii - Bucureşti
22.15 Lupus Dacus – Arad

Piaţa Muzeului - Turnul cu Ceas
16.30 – 22.00 Animaţie Medievală:
Ordinul Cavalerilor Chigot – Bulgaria
Ordinul Cavalerilor Crux Alba – Ungaria
Ordinul Cavalerilor de Mediaş
Ordinul Cavalerilor Lup – Târgu-Mureş
Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu
17.30 Lupus Dacus – Arad – Școala Trubadurilor Medievali
18.30 Trupa Ariel - Târgu-Mureș - „Acul Cumetrei Gurton”
19.30 Ordinul Cavalerilor de Mediaș – Turnir Cavaleresc
20.30 Ordinul Cavalerilor Lup - Târgu-Mureș – Turnir Cavaleresc
21.30 Ordinul Cavalerilor Chigot – Bulgaria – Turnir Cavaleresc
22.30 Ordinul Cavalerilor Crux Alba – Ungaria - Turnir Cavaleresc

SECŢIUNEA ANIMAŢIE

Zidul Cetăţii Aleea de sub Turnul Fierarilor

11.00 – 22.00 Animaţie Ordinul Cavalerilor Cerb - Sighişoara

SECŢIUNEA EXPOZIŢII

Turnul Fierarilor
Asociaţia Alma Mater „Castrum Sex” Sighişoara
Expoziţie de pictură şi grafică

Turnul cu Ceas – Sala de expoziţii temporare
Asociația Clujul de altădată
„PATIMĂ ȘI VICIU, ARTĂ ȘI FUM
O istorie ilustrată a fumatului în România

Galeria de artă contemporană – Stradela Cetăţii
Centrul Cultural pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică
Asociaţia Localităţilor şi Zonelor Istorice din România
Expoziţie de pictură, fotografie şi sculptură: „Instantanee medievale”

Sâmbătă 21 iulie 2012
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SECŢIUNEA TEATRU ŞI MUZICĂ MEDIEVALE

Piaţa Cetăţii

11.00 Toboşarul Cetăţii Sighişoara – Garda Cetăţii
11.10 Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu – Animaţie
11.30 Trupa Cameleon – Sighişoara
12.30 Trupa Scaramouche – Târgu Mureş – “Năbădăile Iubirii”
16.20 Toboşarul Cetăţii Sighişoara _ Garda Cetăţii
16.30 Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu – Spectacol cu Steaguri

17.00 Ceremonia de decernare a Premiului Europei 2012

18.00 Festivalul Interetnic Sighişoara – PROETNICA
Comunitatea Elenă Braşov – Grupul Vocal Dionysos
Uniunea Croaţilor din România - Ansamblul de Dans Caraşevsca Zora
Uniunea Culturală a Rutenilor din România
– Grupul Vocal Cervona Ruja din Bistra Maramureş
Uniunea Sârbilor din România – Ansamblul Kruna din Simartinul Sârbesc
20.00 Nomen est Omen – București
20.45 Truverii - Bucureşti
21.30 No’Mads - Bucureşti
22.15 Spectacol de Muzică Medievala - “Wolf King”
Lupus Rex - Timişoara, Lupus Dacus – Arad
Ordinul Cavalerilor Lup – Târgu-Mureş
23.30 Proiecție Film Sighișoara
23.50 Focuri de artificii

Piaţa Muzeului - Turnul cu Ceas

11.00 – 22.00 Animaţie Medievală:
Ordinul Cavalerilor Chigot – Bulgaria
Ordinul Cavalerilor Crux Alba – Ungaria
Ordinul Cavalerilor de Mediaş
Ordinul Cavalerilor Lup – Târgu-Mureş
Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu
11.30 Ordinul Cavalerilor Lup – Târgu-Mureş – Bârlogul Micilor Lupi
12.30 Ordinul Cavalerilor de Mediaş – Şcoala Scutierilor
16.30 Trupa Arlechin - Târgu-Mureș - „Doctor Arlechino”
17.30 Lupus Dacus – Arad – Școala Trubadurilor Medievali
18.30 Ordinul Cavalerilor Lup - Târgu-Mureș – Turnir Cavaleresc
19.30 Ordinul Cavalerilor de Mediaș – Turnir Cavaleresc
20.30 Ordinul Cavalerilor Crux Alba – Ungaria - Turnir Cavaleresc
21.30 Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu – Turnir Cavaleresc
22.30 Ordinul Cavalerilor Chigot – Bulgaria – Turnir Cavaleresc
23.15 Adunarea Cavalerilor
24.00 Retragerea cu torţe

SECŢIUNEA ANIMAŢIE
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Zidul Cetăţii - Aleea de sub Turnul Fierarilor

11.00 – 22.00 Animaţie Ordinul Cavalerilor Cerb - Sighişoara

SECŢIUNEA CONFERINŢE

Sala Festivă a Primăriei
16.00 „Diversitate etnică şi cultură medievală în Spaţiul Românesc”
Prof. Univ. Ovidiu Pecican, Universitatea Babeş-Bolyai Cluj

Duminică 22 iulie 2012

SECŢIUNEA TEATRU ŞI MUZICĂ MEDIEVALE

Piaţa Cetăţii

11.30 Toboşarul Cetăţii Sighişoara – Garda Cetăţii
11.40 Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu – Animaţie
12.00 Trupa Ariel - Târgu-Mureș - „Acul Cumetrei Gurton”
13.00 Ordinul Cavalerilor de Mediaş – Şcoala Scutierilor
16.20 Toboşarul Cetăţii Sighişoara – Garda Cetăţii
16.30 Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu – Spectacol cu Steaguri
17.00 Trupa Cameleon – Sighişoara
18.00 Festivalul Interetnic Sighişoara – PROETNICA
Uniunea Democrată Maghiară din România – Madaras Gabor din Chibed
Forumul Democrat al Germanilor din România
– Ansamblul de Dansuri Săseşti din Sighişoara
Comunitatea Elenă Braşov – Grupul Vocal Dionysos
Asociaţia Divers – Formaţia Alexis, Taraf intercultural
20.00 No’Mads - Bucureşti
20.45 Truverii - Bucureşti
21.30 Nomen est Omen – București
22.15 Lupus Dacus – Arad

Piaţa Muzeului - Turnul cu Ceas

11.30 – 21.00 Animaţie Medievală:
Ordinul Cavalerilor Chigot – Bulgaria
Ordinul Cavalerilor Crux Alba – Ungaria
Ordinul Cavalerilor de Mediaş
Ordinul Cavalerilor Lup – Târgu-Mureş
Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu
11.30 Lupus Dacus – Arad – Școala Trubadurilor Medievali
12.15 Ordinul Cavalerilor Lup – Târgu-Mureş – Bârlogul Micilor Lupi
15.00 Trupa Arlechin – Târgu Mureş – “Păţaniile lui Arlechino”
16.00 Ordinul Cavalerilor ArtGotica – Sibiu – Turnir Cavaleresc
17.00 Ordinul Cavalerilor Crux Alba – Ungaria - Turnir Cavaleresc
18.00 Ordinul Cavalerilor de Mediaș – Turnir Cavaleresc
19.00 Ordinul Cavalerilor Lup - Târgu-Mureș – Turnir Cavaleresc
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20.00 Ordinul Cavalerilor Chigot – Bulgaria – Turnir Cavaleresc

SECŢIUNEA ANIMAŢIE

Zidul Cetăţii – Aleea de sub Turnul Fierarilor

11.00 – 22.00 Animaţie Ordinul Cavalerilor Cerb - Sighişoara

SECŢIUNEA CONFERINŢE

Sala Festivă a Primăriei
15,00 „Convergenţe şi disparităţi etno-confesionale în România modernă”
Prof. Univ. Lucian Nastasa-Kovacs
Academia Română. Institutul de Istorie din Cluj
16,00 „Evul Mediu Românesc – Noi surse, noi metode sau un alt public? ”
Academia Română
Centrul de Studii Transilvane Cluj Napoca

SECŢIUNEA EXPOZIŢII

Turnul Fierarilor
Asociaţia „Alma Mater Castrum Sex” Sighişoara
Expoziţie de pictură şi grafică

Turnul cu Ceas – Sala de expoziţii temporare
Asociația Clujul de altădată:
„PATIMĂ ȘI VICIU, ARTĂ ȘI FUM”
O istorie ilustrată a fumatului în România

Galeria de ară contemporană – Stradela Cetăţii
Centrul Cultural pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică
Asociaţia Localităţilor şi Zonelor Istorice din România
Expoziţie de pictură, fotografie şi sculptură: „Instantanee medievale”

1.7.88 Program prelungit la Evidența Persoanelor (2012-07-18 10:38)

[1] Pentru rezolvarea în mod operativ a solicitărilor privind eliberarea documentelor de
identitate, Serviciul Evidenţa Persoanelor, îşi va prelungi programul de lucru cu publicul, astfel:

- în săptămâna premergătoare desfăşurării referendumului, respectiv, în perioada 23.07-
27.07.2012, între orele 8,30 – 18,30.
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- în data de 28.07.2012 între orele 8,00 – 16,00

- în data de 29.07.2012 între orele 8,00 – 20,00

Vor fi soluţionate cererile pentru obţinerea actelor de identitate ca urmare a:

- expirării termenului de valabilitate, pierderii, furtului, distrugerii sau deteriorării;

- schimbării domiciliului;

- schimbării numelui/prenumelui titularului;

- preschimării buletinelor de identitate;

- schimbării denumirii sau rangului localităţilor şi a strazilor, a renumerotării imobilelor, a
înfiinţării localităţilor sau strazilor.

Actul de identitate este documentul care se eliberează cetăţeanului român şi care face dovada
identităţii, a adresei de domiciliu şi, după caz, a adresei de reşedinţă. Prin act de identitate se
înţelege: cartea de identitate, cartea de identitate provizorie şi buletinul de identitate aflat în
termen de valabilitate.

Cartea de identitate provizorie se eliberează în următoarele cazuri:

- când solicitatntul nu posedă toate documentele necesare pentru eliberarea cărţii de identi-
tate;

- în cazul cetăţenilor români cu domiciliul în străinătate, care locuiesc temporar în România.

Informaţii suplimentare se pot obţine la nr. de telefon 0265 - 250391, 0265 – 250010 direct la
sediul serviciului din Tîrgu-Mureş, str. Călăraşilor nr. 26 – 28 sau de pe pagina de internet a
instituţiei [2]www.tirgumures.ro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/alegeri_locale_img_9805.jpg
2. http://www.tirgumures.ro/

1.7.89 Primăria Sighişoara va primi Premiul Europei (2012-07-18 10:52)

Preşedintele subcomisiei Premiului Europei din cadrul Adunării Parlamentare a Consiliului
Europei (APCE), Sir Alan Meale şi primarul oraşului german Hunfeld, Dr. Eberhard Fennel,
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vor înmâna Primăriei Sighişoara, sâmbătă, în cadrul unei ceremonii, Premiul Europei 2012.
Ceremonia de decernare a Premiului Europei 2012 este programată în cadrul Festivalului
Sighişoara Medievală, ediţia a XX-a, care se va desfăşura în intervalul 20-22 iulie. Cu această
ocazie, primarul oraşului Hunfeld, dr. Eberhard Fennel, câştigătorul de anul trecut al acestui
prestigios premiu, va înmâna trofeul primarului Sighişoarei, Ioan Dorin Dăneşan.

Comisia pentru probleme sociale, sănătate publică, şi dezvoltare durabilă din cadrul Adunării
Parlamentare a Consiliului Europei a aprobat Raportul Subcomisiei Premiul Europei redactat
în 29 martie în acest an, la Berlin, prin care municipiului Sighişoara i-a fost acordat Premiul
Europei 2012, alături de oraşul italian Corciano. Premiul Europei reprezintă cea mai înaltă
distincţie acordată comunităţilor locale de acest înalt for european, Sighişoara fiind primul
oraş din România care a intrat în posesia acestui premiu.

AGERPRES

1.7.90 Depozitul de deșeuri Sighișoara se extinde (2012-07-18 13:09)

Astăzi a avut loc evenimentul de lansare a extinderii gropii de Gunoi ecologice din
Sighisoara. Saubermacher, operator international de salubritate, a investit peste 2 milioane
de Euro in extinderea gropii de gunoi ecologice din Sighisoara, singura groapa ecologica
autorizata din judet.

Extinderea gropii de gunoi din Sighişoara, construită pe o suprafaţă de 16,000 mp, respectă
normele ecologice europene, fiind una dintre cele mai moderne gropi din România. Poluarea
solului şi a pânzei freatice este evitată datorită stratului protector de 1 m, dintre pămînt şi
deşeuri, care previne contactul între acestea. Pe rampa, realizată conform standardelor de
calitate europene, pot fi depozitate deşeuri menajere, sortate în prealabil. “Până la această
extindere, groapa de gunoi a deservit doar utilizatorii din Sighişoara, dar acum, ne adresăm
şi celor din zonele apropiate care nu au o groapă de gunoi ecologică. Prin acţiunile pe care
le întreprindem dorim să ridicăm gradul de conştientizare, atât în rândul populaţiei, cât şi al
operatorilor în ceea ce priveşte protejarea mediului şi importanţa depozitării deşeurilor pe
rampe ecologice. Avem ca obiective pentru acest an reducerea cantităţilor depozitate ilegal
cu cel puţin 30 %, iar aceste cantităţi să fie depozitate în groapa din Sighişoara. De asemenea,
ne propunem ca în următorii 3-4 ani să extindem şi celula 4 a depozitului”, declară Silviu
Dumitrescu, Chief Operational Officer Saubermacher România.

În 2013 Saubermacher va construi şi o staţie pentru captarea biogazului care va fi utilizat
pentru consumul propriu. Deşeurile aduse pe rampa de la Sighişoara, înainte de a fi depozitate,
sunt sortate în staţia din incinta gropii, investiţie realizată din fonduri europene şi administrată
de către primăria Sighişoarei. Groapa de gunoi din Sighişoara este singura groapă ecologică
autorizată din zona Mureş şi prima groapă ecologică din România. Datorită suprafeţei, groapa
de la Sighişoara poate deservi, pe lângă Mureş, şi operatorii din Sibiu, Harghita, Covasna sau
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Braşov.

1.7.91 Amenzi de 90.000 lei în iulie pentru munca la negru (2012-07-18 14:34)

Echipele de control ale Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş au aplicat, de la
începutul acestei luni, amenzi în valoare de 90.000 de lei numai pentru pentru munca la negru,
a anunţat miercuri conducerea instituţiei. Potrivit unui comunicat de presă al ITM Mureş, dacă
în prima săptămână a acestei luni au fost aplicate amenzi de 30.000 de lei pentru muncă fără
forme legale, în intervalul 9-13 iulie valoarea totală a amenzilor dictate se ridică la 60.000 de
lei fiind aplicate pentru trei angajatori.

ITM Mureş a precizat că în intervalul 9-13 iulie au fost efectuate 55 de controale la nivelul
angajatorilor de pe raza judeţului, care au avut ca principal obiectiv depistarea angajatorilor
care folosesc muncă nedeclarată, precum şi a celor care nu respectă legislaţia în domeniul
securităţii şi sănătăţii în muncă a angajaţilor. În urma verificărilor, inspectorii de muncă au
sancţionat 31 de angajatori, dintre care trei angajatori pentru munca la negru, întrucât aceştia
foloseau şase persoane care lucrau fără forme legale. ’Inspectorii ITM Mureş au constatat însă
şi alte deficienţe la angajatorii controlaţi, iar pentru remedierea acestora au fost aplicate 39
de sancţiuni contravenţionale, din care 29 avertismente şi 10 amenzi, trei dintre amenzi fiind
pentru munca la negru. Valoarea totală a amenzilor aplicate în urma controalelor s-a ridicat
la 79.800 de lei, din care 60.000 de lei pentru muncă la negru. De asemenea, inspectorii ITM
au dispus 146 de măsuri pentru remedierea deficienţelor constatate cu prilejul controalelor
efectuate’, precizează comunicatul de presă.

În ceea ce priveşte Registrul general de evidenţă a salariaţilor - REVISAL, în perioada 9- 13
iulie, s-au înregistrat 181 de contracte noi, din care 63 pe perioadă nedeterminată şi 118 pe
perioadă determinată.

AGERPRES

1.7.92 Dezinsecție împotriva țânțarilor (2012-07-19 09:15)

În noaptea de joi, 19 iulie, între orele 00.00 şi 5.00, pe raza municipiului vor fi efectuate
servicii de dezinsecţie împotriva ţânţarilor. Se va acţiona cu 5 echipaje la sol, precum şi cu un
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avion. Administraţia Domeniului Public din cadrul Primăriei Tîrgu-Mureş îşi cere scuze pentru
disconfortul creat de utilajele ce vor acţiona în interval orar menţionat.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.7.93 Conferință internațională de istorie la UPM (2012-07-19 11:10)

Universitatea ’Petru Maior’ (UPM) din Târgu Mureş organizează, începând de joi, timp de
două zile, conferinţa internaţională ’Războaiele Balcanice şi sfârşitul secolului cel lung’, la
împlinirea a 100 de ani de la declanşarea acestor războaie. ’Subiectul a fost ales pentru că se
împlinesc, anul acesta, 100 de ani de la începutul războaielor balcanice care au introdus, prac-
tic, Europa în lumea contemporană şi au aruncat lumea în Primul Război Mondial. Şi, evident,
am vrut să reconsiderăm puţin aceste evenimente care au avut urmări atât de importante
pentru evoluţia politică, economică, socială şi culturală a lumii întregi. Prilejul a fost oferit de
colaborarea care există între Universitatea ’Petru Maior’, Universitatea ’Sapienza’ din Roma,
Universitatea ’Babeş-Bolyai’ din Cluj Napoca, în cadrul Institutului de Studii Italo-Român. Este
un institut care împlineşte anul acesta 10 ani de la viaţă şi care oferă un contact direct între
istoricii, şi nu doar istorici, români, italieni şi din alte ţări. De exemplu, anul acesta vor fi
invitaţi şi din Albania’, a declarat presei lector univ. dr. Giordano Altarozzi, din cadrul UPM
Târgu Mureş.

Conferinţa este organizată pe secţiuni, una dintre acestea fiind ’Proiecte naţionale în Balcani,
La Belle Époque şi sfârşitul iluziilor’, moderatori Giordano Altarozzi (UPM) şi Andrea Carteny.
Alte secţiuni vizează ’Aspectele diplomatice şi culturale’ şi ’Problema minorităţilor’. Vineri vor
avea loc prezentările la secţiunea ’Ecouri şi repere istoriografice’, iar toate lucrările prezentate
în cadrul conferinţei de la Târgu Mureş vor fi publicate într-un volum, potrivit lui Giordano
Altarozzi. Lucrările vor apărea în limbile engleză, franceză şi italiană, la o editură din Italia,
pentru o vizibilitate mai mare şi un impact mai puternic în mediul academic şi de specialitate.

AGERPRES

1.7.94 Frătean cere sprijin pentru cercetarea în agricultură (2012-07-19 13:23)

Prefectul judeţului Mureş, Alexandru Petru Frătean, a anunţat joi, într-o conferinţă de presă,
că i-a trimis o scrisoare ministrului Agriculturii şi Dezvoltării Rurale, Daniel Constantin, prin
care i-a solicitat alocarea de sume pentru supravieţuirea sectorului de cercetare în agricultură
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şi în zootehnie. ’Având în vedere importanţa cercetării pentru dezvoltarea oricărui sector
economic, pentru a salva de la dispariţie staţiunile de cercetare încă existente, vă rog să aveţi
în vedere şi să analizaţi posibilitatea sprijinirii acestui sector’, a arătat Frătean.

Prefectul a precizat că în judeţul Mureş în anul 2000 existau şase staţiuni de cercetare
specializate în pomicultură, legumicultură, animale de blană, porcine, ovine şi bovine, iar
numărul acestora s-a redus la jumătate, prin dispariţia staţiunilor de cercetare din pomicultură,
porcine şi animale de blană. În scrisoare se arată că Staţiunea de Cercetare-Dezvoltare pentru
Creşterea Bovinelor din Târgu Mureş, care are în administrare peste 590 ha de teren şi 400 de
capete de bovine din rasa Bălţata Românească cu un potenţial genetic deosebit, se găseşte
într-o situaţie delicată dat fiind faptul că nici anul trecut, nici în 2012, nu au fost prevăzute în
buget sume pentru sectorul de cercetare.

Prefectul de Mureş a precizat că potrivit Legii 72/2011, finanţarea acestor staţiuni de cercetare
se face exclusiv din surse proprii şi că din acest motiv nu pot fi acoperite toate cheltuielile la
nivelul instituţiei, există întârzieri la plata celor 45 de angajaţi şi, în plus, se înregistrează deja
datorii la bugetul de stat. ’O altă problemă care ne-a fost semnalată se referă la faptul că până
în prezent nu s-au adoptat Hotărâre de Guvern pentru organizarea şi funcţionarea instituţiilor
de cercetare agricolă, generând o serie de probleme în buna desfăşurare a activităţii’, a mai
arătat Alexandru Petru Frătean.

Prefectul a subliniat, joi, că situaţia staţiunilor de cercetare din judeţul Mureş este foarte grea
şi că acestea au ajuns în imposibilitatea de a-şi intabula terenurile pe care le are în proprietate.

AGERPRES

1.7.95 În 2012 au crescut încasările la Finanțe (2012-07-19 14:44)

Direcţia Generală a Finanţelor Publice (DGFP) Mureş a colectat, în primul semestru al
acestui an, la bugetul general consolidat al statului, venituri totale de 834,52 milioane lei,
depăşind cu 6,77 % programul de încasări, stabilit de Agenţia Naţională de Administrare
Fiscală.

Potrivit unui comunicat de presă al DGFP Mureş, programul iniţial prevedea 781,65 milioane
lei, însă s-a reuşit încasarea a 834,52 milioane lei, fapt ce situează instituţia pe locul 7 la
nivel de ţară în topul judeţelor. Conform situaţiei încasărilor pe bugete, la bugetul de stat
s-au încasat 421,43 milioane lei, la bugetul asigurărilor sociale de stat 279,47 milioane lei,
la bugetul fondului naţional unic de asigurări sociale de sănătate 124,21 milioane lei, iar la
bugetul asigurărilor pentru şomaj s-au încasat 9,41 milioane lei.
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În document se mai arată că, faţă de aceeaşi perioadă a anului precedent, încasările la bugetul
general consolidat au crescut cu 77,41 milioane lei.

AGERPRES

1.7.96 Arestat pentru că a încercat să mituiască un polițist (2012-07-19 14:46)

Tribunalul Mureş a emis, joi, un mandat de arestare preventivă, pentru o perioadă de 29
de zile, pe numele lui Rostaş Constantin Darie, care este acuzat că a încercat să mituiască un
poliţist cu suma de 1.000 de euro, pentru a nu-i reţine permisul de conducere auto. Parchetul
de pe lângă Tribunalul Mureş a anunţat, joi, într-un comunicat de presă, că procurorii au
dispus în urmă cu o zi începerea urmăririi penale faţă de Rostaş Constantin Darie pentru
infracţiunea de dare de mită. ’În fapt, inculpatul Rostaş Constantin Darie, fiind cercetat sub
aspectul comiterii unor infracţiuni la regimul circulaţiei pe drumurile publice pentru care s-a
dispus măsura reţinerii permisului de conducere, a oferit organelor de urmărire penală suma
de 1000 euro, solicitându-i ca în contul acestor bani să nu mai înregistreze dosarul respectiv
şi să îi restituie permisul de conducere. La data de 18.07.2012, orele 13,00 inculpatul s-a
deplasat la sediul Secţiei de Poliţie Rurală nr. 1 Gorneşti unde i-a oferit ofiţerului de poliţie
care instrumenta cauza suma de 1800 lei, solicitându-i ca, în contul acestor bani să îi restituie
permisul de conducere. Inculpatul a fost prins în flagrant’, a precizat Parchetul de pe lângă
Tribunalul Mureş.

Potrivit documentului, cauza este instrumentată de către procurori din cadrul Parchetului de
pe lângă Tribunalul Mureş, în colaborare cu ofiţeri de poliţie judiciară din cadrul DGA - Serviciul
Judeţean Anticorupţie Mureş, iar la documentarea cazului a contribuit şi Direcţia Judeţeană
de Informaţii Mureş. Constantin Darie Rostaş a declarat recurs pe loc împotriva hotărârii de
arestare preventivă, iar dosarul va fi înaintat în termen de 24 de ore la Curtea de Apel Târgu
Mureş.

AGERPRES

1.7.97 DN15 în atenția Ministerului Transporturilor (2012-07-19 14:51)

Prefectul de Mureş, Alexandru Petru Frătean, a anunţat, joi, că va trimite o scrisoare Min-
isterului Transporturilor prin care reclamă deficienţe grave în reabilitarea DN15 pe tronsonul
Târgu Mureş - Reghin, după ce Compania Naţională de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale din
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România (CNADNR) nu a intervenit deşi a fost sesizată. ’Din păcate, cu toate intervenţiile,
de la CNADNR nu am primit niciun răspuns, drept care astăzi, aparatul Instituţiei Prefectului
finalizează o scrisoare către ministrul Transporturilor în această privinţă. Va fi destul de acidă
din punctul meu de vedere pentru că voi cere şi rezolvarea problemei de la Brâncoveneşti
(pe DN 15 tronsonul Reghin-Topliţa, unde există alunecări de teren -n.r.). Drumul acela e gata
(reabilitate -n.r.) de un an de zile, dar iată că acolo aproximativ 1 kilometru, 700 de metri, încă
nu sunt finalizaţi. În plus, în continuare susţin că pe Târgu Mureş - Reghin este o problemă cu
soluţia tehnică adoptată de CNADNR şi de firma care execută lucrarea’, a arătat Frătean.

La începutul acestei luni, Instituţia Prefectului - Judeţul Mureş a sesizat Compania Naţională de
Autostrăzi şi Drumuri Naţionale din România asupra unor condiţii considerate a fi neconforme
la lucrările de pe sectorul de drum naţional DN 15 Târgu Mureş - Reghin, aflat în reabilitare.
În nota adresată directorului general al CNADNR se menţionează că în urma lucrărilor de
reabilitare realizate în interiorul localităţilor de pe DN 15, lăţimea părţii carosabile rezultată
este de 7 metri, fiind încadrată cu borduri înalte. ”Pentru traficul înregistrat pe sectorul Târgu
Mureş - Reghin această lăţime este insuficientă şi prezintă risc atât pentru autovehicule cât şi
pentru pietoni’, se arăta în scrisoarea adresată CNADNR, iar în aceasta se solicita modificarea
proiectului tehnic, pentru eliminarea problemelor semnalate.

AGERPRES

1.7.98 Jurnalist mureșean premiat de Freedom House (2012-07-20 02:15)

Andrada Fiscutean, editor-prezentator la Pro FM București, a fost premiată aseară la cea
de-a paisprezecea ediție a Concursului Național „Tânărul Jurnalist al anului”, la secțiunea
Telecom & Gadgets. Concursul a fost organizat de cunoscuta organizație Freedom House
România și a avut patru secțiuni: Actualitate Internă/Social, Telecom & Gadgets, Finanțe și
Mediu/Ecologie. Pentru fiecare din cele patru secțiuni, organizatorii au acordat câte un premiu
în valoare de 4.000 de lei. Andrada a participat la competiție cu trei articole, publicate anul
trecut în cotidianul Gândul, toate având profil științific: unul relata povestea românilor care
au impresionat celebra instituție americană NASA, unul a fost despre cei 200 de tineri români
care doresc să construiască roboții viitorului, iar al treilea relata povestea primului experiment
spațial românesc, după o pauză de 15 ani.

Andrada Fiscutean este originară din Reghin, a activat în presa mureșeană la Radio SON,
pentru ca mai apoi, din 2006, să lucreze la Pro FM București, unde a rămas editor-prezentator
de știri până în prezent. A mai colaborat de-a lungul timpului și cu postul Pro TV, dar și
cu publicația Gândul, între timp transformat în portal de știri on-line. De asemenea, după
absolvirea facultății, Andrada Fiscutean a accesat și două burse în jurnalism de știință, una
la Institute of Photonic Sciences din Barcelona - Spania, respectiv una la National Press
Foundation din Washington - Statele Unite ale Americii.
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C.H.

1.7.99 Astăzi debutează Sighișoara Medievală (2012-07-20 07:17)

Parada Cetăţii, la care vor participa toate ordinele cavalereşti, domniţe, trubaduri şi trupele
de muzică medievală vor deschide, vineri după amiază, cea de-a XX-a ediţie a Festivalului
Sighişoara Medievală. Parada Cetăţii începe la ora 16,00 şi, timp de trei zile, iubitorii de artă
medievală vor avea posibilitatea să asiste la turnire organizate de ordinele cavalereşti sosite
la Sighişoara din Bulgaria, Ungaria şi România - Ordinul Cavalerilor Chigot din Bulgaria, Ordinul
Cavalerilor Crux Alba din Ungaria, Ordinul Cavalerilor de Mediaş, Ordinul Cavalerilor Lup din
Târgu Mureş şi Ordinul Cavalerilor ArtGotica din Sibiu - şi la spectacole de animaţie medievală,
dar şi la concerte susţinute de trupe de muzică medievală.

După Parada Cetăţii şi deschiderea oficială, programul va continua cu un spectacol oferit
de Toboşarul Cetăţii Sighişoara şi Garda Cetăţii, apoi de Ordinul Cavalerilor ArtGotica - Sibiu
(Spectacol cu Steaguri), Trupa Cameleon din Sighişoara, iar de la ora 18,00 vor intra în scenă
participanţii la Festivalul Interetnic ProEtnica - Uniunea Democrată Maghiară din România cu
Ansamblul de dans Kikerics, Uniunea Bulgară din Banat cu Ansamblul Bălgărce şi Uniunea
Ucrainenilor din România cu Ansamblul Zorea Bucureşti. De la ora 20,00 va concerta No’Mads,
apoi Nomen est Omen, Truverii şi Lupus Dacus din Arad.

Această ediţie a Festivalului Sighişoara Medievală se va desfăşura până duminică, iar în cadrul
manifestărilor se va derula şi Festivalul ProEtnica, astfel încât muzica şi animaţia medievală
va fi completată cu obiceiurile şi tradiţiile celor opt etnii care şi-au anunţat participarea. Una
dintre piesele de greutate ale evenimentului va fi spectacolul de muzică medievală ’King Wolf’,
un spectacol muzical special realizat de Filarmonica din Timişoara, formaţia Lupus Dacus şi
Ordinul Cavalerilor Lup, care se doreşte a fi o Carmina Burana românească. Cu această ocazie,
în cetatea medievală va fi amenajată o piaţă de înnobilare, unde vor fi decernate titluri pentru
cei mai de seamă cavaleri sau meşteşugari. În cadrul festivalului, preşedintele subcomisiei
Premiului Europei din cadrul Adunării Parlamentare a Consiliului Europei (APCE), Sir Alan Meale
şi primarul oraşului german Hunfeld, dr. Eberhard Fennel, vor înmâna Primăriei Sighişoara,
sâmbătă, în cadrul unei ceremonii, Premiul Europei 2012.

Din cauza referendumului pentru demiterea preşedintelui României, durata iniţială a Festi-
valului Sighişoara Medievală s-a redus de la 10 zile, la trei zile, iar programul a suferit mari
modificări, în sensul renunţării la o serie de spectacole valoroase, care erau programate
exact în perioada la care s-a renunţat. Din programul iniţial vor lipsi spectacolul ’Ioana d’Arc’,
pregătit de actori ai Teatrului Naţional din Târgu Mureş, studenţi ai Universităţii de Artă Teatrală
din Târgu Mureş şi 4 ordine cavalereşti, care era producţia proprie a festivalului şi avea în jur
de 70 de actori în distribuţie, precum şi la făurirea spadei Transylvanian Excalibur, înaltă de
2 metri şi jumătate, care urma să fie înfiptă într-o piatră şi să fie oferită ca ofrandă acestei
ediţii aniversare a Festivalului Sighişoara Medievală. Primăria Sighişoara a anunţat că, faţă de
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ultimele ediţii, intrarea în Cetatea Medievală va fi gratuită.

Programul complet al festivalului, poate fi consultat [1]aici.

AGERPRES

1. ParadaCet%C4%83%C5%A3ii,lacarevorparticipatoateordinelecavalere%C5%9Fti,domni%C5%A3e,trubaduri%C5%9Fitrupe
ledemuzic%C4%83medieval%C4%83vordesch

1.7.100 În prima parte a lui 2012, traficul la aeroport s-a dublat
(2012-07-20 07:23)

În prima jumătate a anului, de la începutul anului și până la 1 iulie 2012, traficul aerian s-a
intensificat la Aeroportul Internațional Transilvania Târgu Mureș, înregistrându-se un număr
aproape de 150.000 de pasageri deserviți și 1580 de mișcări aeronave. Astfel, numărul
pasagerilor s-a dublat față de aceeași perioadă a anului 2011 (77 de mii de pasageri deserviți),
iar numărul de mișcări aeronave a crescut considerabil față de anul trecut când s-au înregistrat
în aceeași perioadă 1185 de mișcări.

În prezent de pe Aeroportul Transilvania Târgu Mureș compania TAROM operează curse interne,
trei zboruri săptâmânale pe relația Târgu Mureș-București și retur iar operatorul aerian Wizz
Air efectuează săptămânal 21 de curse internaționale (Londra patru zboruri pe săptămână,
Barcelona, Dortmund și Budapesta câte trei zboruri pe săptămână şi destinațiile Madrid,
Paris, Roma si Milano, câte două zboruri săptămânale). De asemenea, de la sfârșitul lunii
aprilie și până în data de 6 octombrie 2012 compania aeriană WIDEROE operează zboruri
săptămânale cu destinația Copenhaga. Totodată, din data de 20 iunie 2012 și până în data
de 20 septembrie 2012 de pe Aeroportul Internațional Transilvania Târgu Mureș operatorul
aerian Air Arabia Egypt efectuează zboruri charter săptămânale către centrul turistic şi balnear
egiptean Hurghada, în fiecare zi de miercuri.

Sursa: Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș

1.7.101 Noi cote la cişmele (2012-07-22 19:57)

Aproape 2.000 de persoane din Tîrnăveni beneficiază de apă potabilă prin intermediul

cişmelelor stradale amplasate pe câteva străzi din localitate. Factura achitată de Primărie
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pentru plata apei consumate se ridică lunar la aproape 4.000 de lei. Pentru acest tip de

cişmele nu există reglementată metoda de calcul al consumului pauşal, fapt pentru care a fost

aproximat un consum de 25mc/cişmea/lună, urmând ca în urma citirilor lunare să fie calculat

un consum mediu lunar.

Puțină istorie

În şedinţa extraordinară a Consiliului Local Tîrnăveni, din data de 12 noiembrie 2009, au fost

aprobate cotele de consum la cişmelele publice din Tîrnăveni, care deservesc în principal pop-

ulaţia de etnie romă. În perioada 2009-2012, adeseori aceste cote au fost depăşite, Primăria

fiind pusă în situaţia de a solicita întreruperea alimentării cu apă creând astfel nemulţumiri în

rândul populaţiei care beneficia de acest serviciu. O perioadă s-a trecut şi la măsura coplăţii

din partea beneficiarilor care erau nevoiţi să achite diferenţa de apă consumată din buzunarul

propriu. Reprezentantul romilor a declarat că strângerea respectivelor sume de bani este un

procedeu foarte dificil deoarece majoritatea familiilor care locuiesc în zonă nu au locuri de

muncă şi au un nivel de trai foarte scăzut.

Mai multă apă

În şedinţa ordinară din data de 12 iulie 2012 au fost aprobate noi cote de consum pentru
cişmelele stradale din Tîrnăveni. Astfel, s-a estimat un consum total lunar de 1.150 mc,
deci mai multă apă disponibilă pentru târnăvenenii aflați în zona cișmelelor. Acestea sunt
amplasate pe străzile Avram Iancu, de la care beneficiază 114 persoane; pe strada Dezrobirii
de care beneficiază 356 de persoane; în cartierul Livezii de unde beneficiază 443 de persoane,
în colonia Dîmbău pentru 116 persoane, pe strada Pinului pentru 328 de persoane şi pe strada
Viticultorilor de unde beneficiază 200 de persoane de apă potabilă.

Administraţia locală mai intenţionează şi amplasarea a patru cişmele stradale de tip ţâşnitoare
montate în zona centrală a municipiului. „Avem în plan montarea a 4 ţâşnitori în Parcul
Primăriei, în faţa Bisericii Sfântu Gheorghe, în parcul copiilor şi în zona centrală pe strada
Republicii nr.58”, a declarat viceprimarul Mohamed Barmou, care a condus şedinţa Consiliului
Local unde s-a discutat despre situaţia cişmelelor stradale din Târnăveni.
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Problema cişmelelor stradale a stârnit în rândul aleşilor locali mai multe opinii, pe de o parte
fiind grija faţă de aceste familii nevoiaşe care trebuie ajutate pentru a nu deveni un focar de
infecţie în oraş din cauza lipsei totale a apei, iar de cealaltă parte nedreptatea faţă de alte
categorii sociale, uneori chiar mai defavorizate, dar cărora Primăria nu le achită factura la apă.
Proiectul care prevedea noile cote de consum pentru cele 10 cişmele din Târnăveni a fost în
cele din urmă aprobat.

Mircea Barbu

1.7.102 Porți deschise la Castelul Teleki (2012-07-22 20:01)

Castelul Teleki din Gorneşti şi-a deschis sâmbătă porţile pentru vizitatori. De la ora 10

până seara la ora 20 sute de persoane s-au plimbat prin încăperile castelului și prin grădină,

fiind îndrumate de câte un ghid. Însuşi proprietarul castelului, contele Teleki Kálmán, a fost

prezent printre oaspeţi, aceştia fiind în general cunoscători ai istoriei din Transilvania, rude

apropiate ale contelui, câțiva localnici și turiști străini.

Ziua Castelului

Ziua Castelului a fost ideea unui grup de tineri din Tîrgu-Mureș care, cu acordul familiei

Teleki, a organizat cea de-a doua ediție a evenimentului (prima s-a desfășurat anul trecut în

noiembrie). Vizitatorii au avut la dispoziţie fotografii, piese de mobilier autentice şi diferite

obiecte care au aparţinut locului, dar s-au delectat şi cu impresionantele candelabre din sticlă

de murano din sufrageria castelului, uşile sculptate sau teracotele şi şemineele din diferite

încăperi. Într-o sală special amenajată au rulat filme despre castel, iar copiii au participat la

ateliere de creaţie organizate pentru ei.

Contele Teleki
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„Nu am amintiri personale despre acest loc pentru că eram foarte mic atunci când familia mea
a rămas fără el. Dar ştiu foarte multe pentru că mi s-a povestit ... În 2011, când am venit aici
pentru prima oară am descoperit o scară secretă despre care nimeni nu mi-a povestit nimic..”,
ne-a mărturisit amuzat contele, într-o limbă română impecabilă.
Născut și școlit aici, Teleki Kálmán a locuit în Tîrgu-Mureş până în anul 1982 şi a muncit ca
inginer. S-a căsătorit cu o belgiancă și s-a mutat la Bruxelles. Mai are un an până la pensionare
și spune că după aceea se va muta probabil într-o aripă a castelului care va fi amenajată
în acest scop. Şi-ar dori ca locul să intre în circuitul turistic, poate să devină un loc pentru
organizarea de evenimente culturale, dar până acolo sunt mulţi paşi de făcut pentru că nu
este un om bogat.

Castelul Teleki este unul dintre cele mai reprezentative realizări ale barocului transilvănean, cu
un parc englezesc de excepţie care a fost populat cândva cu statuete reprezentând personaje
mitologice. După naţionalizare a devenit Preventoriu TBC pentru copii, iar în anul 2006
domeniul a fost retrocedat şi anul trecut actualul proprietar (Teleki Kálmán) a intrat în posesia
lui.

Emeșe Ardelean

1.7.103 A curs cu diplome în Școala Campionilor (2012-07-22 20:05)

La încheierea anului şcolar 2011-2012, în cadrul festivităţii tradiţionale în care s-a făcut

bilanţul unui an de muncă deosebită, Consiliul de Administraţie al Şcolii Generale Nr. 1 Luduş

a recompensat cu diplome şi premii substanţiale pe elevii care s-au remarcat nu numai la

învăţătură, dar şi în competiţiile sportive la nivel naţional şi european.

Tenis de masă şi atletism

Directoarea şcolii, prof. Cornelia Căpuşan şi directorul adjunct Enyedi Mihai, alături de
profesorii catedrei de educaţie fizică Ovidiu Spătar, Enyedi Erika, Gabriel Rotar şi Loredana
Stan pot să fie mulţumiţi de rezultatele aduse de micii sportivi ai şcolii care s-au întors de
la competiţiile organizate cu diplome, cupe şi cu recunoaşterea măiestriei sportive cizelate
de profesorii şcolii în multe ore de antrenament intens. La tenis de masă, Vladimir Anca,
Octavian Anca, Moldovan Julia, Dora Opriş, Adrian Fodor şi Bukkoşi Alexandru sunt campioni
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şi vicecampioni naţionali atât la concursurile şcolare, cât şi la cele organizate de Federaţia de
specialitate. Rezultatul cel mai bun l-a realizat Vladimir Anca în anul 2011 – campion euro-
pean Eurokids. La atletism, cele mai bune rezultate individuale au fost realizate de Székely
Ionuţ, Maria Spaniol, surorile Lorena şi Andra Stan, Andreea Bala, Alina Trif şi Sebastian
Beldean. În proba de tetratlon, patru echipe ale şcolii au devenit campioane judeţene: 1000
m fete: Nicoleta Păcurar, Bartha Sidonia, Maria Varga, Teodora Lupşa. Fete, 1500 m: Victoria
Puiac, Sakhen Anna, Felicia Varga, Simona Şuta. Fete 800 m: Andra Stan, Gabriela Oltean,
Denisa Vlăduţ, Ileana Bosa. Băieţi, 800m: Ovidiu Puiac, Fekete Ioan, Gabriel Ioraş, Vitan Ianoş.

Ca o recunoaştere a meritelor sportive ale elevilor, Consiliul Local Luduş a aprobat alocarea
sumei de 6.000 de lei pentru organizarea unei tabere de pregătire centralizată în luna august.

Ioan A. Borgovan

1.7.104 CC cu facelift, conservatorism pentru lux (2012-07-22 20:14)

Noul CC de la Volkswagen este acel Comfort Coupe pe care majoritatea germanilor, a

europenilor sau a lumii occidentale îl va alege pentru că are câte puțin din toate: design

sportiv, motoare bune - spre foarte bune, tehnologie și lux. Dar CC reușește cumva să ofere

și foarte multe din calitățile unei limuzine produse de granzii luxului: liste nesfârșite de

dotări și opționale , șasiu și suspensii reglabile, prestigiul, etc. Ei bine, adunând toate aceste

argumente obținem un produs ce mușcă tare din clasa de lux, se uită încruntat la sportivele

de stradă și vine cu un raport preț/calitate intelingent.

Dar ce ne oferă noul CC?

Primul aspect și poate singura calitate de care presa auto s-a îndoit de la început este designul
exterior, care spre deosebire de primul model este mai cuminte. Pare mai masivă, este mai
modernă, dar este și mai moderată. Asta displace presei, dar presa nu a lăudat nici seria 6 de
la BMW și aceasta s-a dovedit a fi un best-seller. În rest, numai de bine: motoare diesel din
gama de 2 litri cu diferite puteri, 140 și 170 CP, iar benzinarilor le sunt oferite opțiuni de la
160 CP la 300 CP ... după cum dictează buzunarul.
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1.7.105 Povestea medievală merge mai departe (2012-07-22 20:15)

Feeria medievală merge mai departe la Sighişoara. De două decenii, în Cetatea Medievală,
singura locuită din Sud-Estul Europei, se ţes iţele unei poveşti cu prinţese, cavaleri, turniruri,
muzică de Ev Mediu. Din păcate, anul acesta, sărbătoarea care ar fi trebuit să marcheze cei
20 de ani de festival a fost umbrită de scurtarea programului din cauza referendumului din 29
iulie 2012...

Festivalul Sighişoara Medievală a mai îmbătrânit puţin, ajungând anul acesta la 20 de veri,
deşi credinţa noastră este că precum vinul devine tot mai bun pe măsură ce se învecheşte,
așa și Festivalul parcă a devenit tot mai „gustos”. Iar ceea ce am văzut umblând câteva ore
prin Cetatea cu străduţele animate - e drept parcă nu chiar ca altădată - ne întăreşte credinţa
că anul viitor vom reveni la Sighişoara.

Am poposit pentru început în Piaţa Cetăţii, unde cavalerii din Ordinul ArtGotica din Sibiu tocmai
îşi arătau măiestria în mânuirea steagurilor. Măiestrie aplaudată de turiştii curioşi opriţi din
iureş pentru câteva minute în piaţa aflată la răscruce de drumuri. Nu sunt singurii pe care
turiştii i-au putut urmări. Ordinul Cavalerilor Chigot - Bulgaria, Ordinul Cavalerilor Crux Alba
- Ungaria, Ordinul Cavalerilor de Mediaş şi Ordinul Cavalerilor Lup - Tîgu Mureş au completat
lista cavalerilor ce şi-au amenajat tabăra pentru trei zile la Sighişoara.

Coborâm apoi spre Turnul cu Ceas, străjuiţi de standuri unde găsim de la ii, turtă dulce,
bijuterii din sticlă, piele, lemn, metal, aproape orice. La turn, cavalerii tocmai jucau o secvenţă
dintr-un turnir în care erau atraşi şi spectatorii. Strigătele de groază întregesc un tablou
medieval veritabil. Dacă arunci însă o privire în jur, kurtosul, îngheţata Betty Ice şi langoşul îţi
reamintesc totuşi că suntem în 2012. Ne oprim apoi la Biserica Evanghelică unde, peste drum,
poţi servi un bobgulyas, pregătit de către un bucătar român, şi admira de la hârtie obţinută
manual până la tot felul de dulciuri pregătite în casă.

Strada spre Liceul Joseph Haltrich pare locul cel mai atractiv pentru turişti. Standurile cu
produse tradiţionale le fac cu ochiul, iar, aflat în Sighişoara, nu poţi să nu încerci să urci cele
300 de trepte de lemn.

Revenim în Piaţa Cetăţii. Grupul Vocal Dionysos reprezentând Comunitatea Elenă din Braşov

oferă pe scenă un spectacol de muzică tradiţională, ce ar mişca şi sufletele împietrite. Grecii,

alături de reprezentanţii altor 9 etnii sunt la Sighişoara în cadrul tradiţionalului festival Proet-

nica, intregrat în acest an în cea de-a XX-a ediţie a Sighişoara Medievală.
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Premiul Europei a poposit la Sighişoara

Unul dintre momentele solemne ale festivalului a fost ceremonia de oferire a Premiului
Europei 2012 municipiului de pe Târnava Mare. O suită de oficiali europeni a sosit la Sighişoara
pentru a înmâna primarului Dorin Dăneşan preţiosul trofeu, acordat pentru cea a 68-a oară
şi, în premieră, unui municipiu din România. Lui Sir Alan Meale, preşedintele subcomisiei
Premiului Europei din cadrul Adunării Parlamentare a Consiliului Europei (APCE), i-a revenit
onoarea, aşa cum de altfel a mărturisit în discursul ţinut pe scena amplasată în Piaţa Cetăţii,
onoarea de a înmâna trofeul Premiul Europei, placheta de onoare, diploma de onoare şi un
premiu de 5.000 de euro destinat tinerilor sighişoreni care vor vizita instituţiile europene.
„Acest premiu a fost creat în 1955 şi este cea mai mare distincţie acordată municipalităţilor
pentru activitatea lor la nivel european. Împreună cu mine au venit membri ai parlamentelor
reprezentând 47 de ţări membre. Aceşti domni nu au ezitat să facă lungul drum până la
Sighişoara pentru a sărbători împreună cu dumneavoastră acest eveniment”, a spus Sir Alan
Meale, care făcea referire la Jim Dobbin, din Camera Comunelor engleză, Fritz Erich, Jose
Mendez Bota, specializat în combaterea traficului de persoane, eurodeputatul Jean Claude
Frecon, Eberhard Fennel, primarul oraşului Hunfeld, câştigătorul de anul trecut al acestui
mult-râvnit premiu, Florin Iordache, vicepreşedintele Camerei Deputaţilor, prefectul judeţului
Mureş, Alexandru Petru Frătean, deputatul Vasile Gliga.

Mesajul de mulţumire pentru recunoaşterea acordată Sighişoarei a fost citit de către pri-
marul Dorin Dăneşan. Acesta a sintetizat eforturile pe care sighişorenii şi administraţia
publică locală le-au făcut după 1989 pentru ca Sighişoara să se înscrie în rândurile oraşelor
europene cu o tradiţie multiculturală. Primarul a amintit în alocuţiunea sa de legăturile
cu oraşe de prin toată Europa, de diversitatea evenimentelor culturale pe care municipiul
le găzduieşte pe parcursul unui an şi de toate distincţiile europene obţinute înainte de Pre-
miul Europei, şi anume Diploma de Onoare, Drapelul Consiliului Europei şi Placheta de Onoare.

Astfel, de sâmbătă, Sighişoara va face parte dintr-un onorant club, alături de capitale vestite

Viena, Berlin sau Praga. Premiul Europei este un trofeu itinerant care anul viitor va fi oferit

unui alt oraş european.

Hârtie handmade

În Cetatea Medievală, artizanii recreează pe câţiva metri pătraţi ateliere meşteşugăreşti.
Aşa este şi cel pe care l-am găsit la standul lui Agoston István. Acesta a venit de la Cluj-Napoca
pentru a le prezenta turiştilor care rătăcesc în căutarea poveştilor medievale cum se obţine
manual hârtia şi cum aceasta se transformă în vederi, tablouri, pagini de cărţi cu parfum
vechi, în hrisoave. Celor care au răbdare, meseriaşul le prezintă cum celuloza dintr-un ciubăr
plin de jumătate cu apă se transformă într-o foaie de hârtie, pusă mai întâi pe o sită, apoi
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ţintuită într-un cadru de lemn pentru a i se da forma, apoi aşezată între două foiţe de pâslă
care absorb apa şi apoi prinsă la presă pentru a o netezi.

Nu este singurul meşter la standul căruia ne oprim. De la Timişoara, Dragoş Bunoiu a adus fel
de fel de obiecte decorativă din ceramică. Toate produsele oferite spre vânzare sunt create
manual şi pictate la fel, trecând cel puţin prin şase mâini înainte să le vedem noi vesele şi
colorate pe rafturi.

Dragoş ne mărturiseşte că vine la Sighişoara de peste 15 ani, dar în ultimii ani e mai greu cu

vânzarea. „Dacă la început era mai greu să producem obiectele de artizanat şi era mai uşor

să le vindem, acum e invers. Oamenii nu prea mai au bani şi se gândesc de două ori înainte

să cumpere un produs din ceramică”, ne povesteşte acesta.

În loc de concluzie...

În final am remarca următoarele: turiştii aflaţi, pentru festival, la Sighişoara erau dezamăgiţi
că durata evenimentului a fost scurtată, iar programul artistic – serios subţiat, din cauza
suprapunerii cu ziua referendumului, 29 iulie, respectiv că zidurile obosite ale cetăţii ar avea
nevoie de reparaţii. Ca să îşi mai poată primi şi în anii ce vor veni oaspeţii.

La fel ca în anii trecuţi, festivalul este organizat de Asociaţai Turistică Sighişoara, cu sprijinul
autorităţilor locale. Bugetul alocat de Consiliul Local Sighişoara a fost de 130.000 de lei.

Ligia Voro

1.7.106 Trei probe, trei locuri I (2012-07-22 20:28)

Angajații din cadrul serviciului pentru situații de urgență din cadrul Azomureș s-au calificat
la faza națională a concursului de profil, după ce au câștigat fără probleme faza interjudețeană
desfășurată în perioada 12 – 13 iulie la Sfântu-Gheorghe. Au fost prezente echipe din județele
Alba, Bistrița Năsăud, Brașov, Covasna, Harghita și Mureș grupate pe două categorii: servicii
voluntare și private (de întreprindere) de urgență.

Echipajul, format din 10 angajați ai producătorului de îngrășăminte, a avut de trecut trei
probe: ștafeta 4 X 100 m, pista de îndemânare și viteză și dispozitivul de intervenție. La toate
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cele trei probe, Azomureș a ocupat locul I: Ștafeta 4 X 100 m – concurenți Dan Gelu Dălălău,
Fodor Robert, Bogdan Rațiu, Iosif Adi Moldovan– locul I timp realizat 73,76 secunde; pista de
îndemânare și viteză - concurenți: Silaghi Ciprian și Rațiu Bogdan - Locul I, timp mediu realizat
25,03 secunde; Dispozitiv de intervenție – concurenți: Petru Vasile Chiorean, Marius Moroșanu,
Claudiu Beian, Iosif Adi Moldovan, Ciprian Silaghi, Fodor Robert și Bogdan Rațiu - Locul I, timp
realizat 34,63 secunde.

Șeful lotului Azomureș, prezent la Sfântu Gheorghe, a fost Vasile Halațiu, iar coordonatorul
echipajului este Valentin Botofei. În urma acestor rezultate, pompierii de la Azo vor participa
la faza naționala a concursului, care se va desfășura în județul Suceava, în luna august.

1.7.107 Rușinea, turismul și prostanii (2012-07-22 20:31)

Fiindcă tot suntem în plin sezon estival, mi-au atras atenția niște statistici referitoare la
turismul în România. Statisticile, deși sunt constante în ultimii ani, mă întristează de fiecare
dată: cum este posibil ca România să fie codaşă în Europa la ocuparea hotelurilor pe vară
şi ponderea turiştilor străini? Totuși, până la urmă, România are o serie de aspecte turistice
pozitive, care i-ar putea conferi o poziție mult mai înaltă în topul turismului european. Cu toate
acestea, nu reușim nici cum să atragem turiști străini. Iată că din cei 7 milioane de turiști pe
care-i are țara noastră anual, doar 1,5 milioane sunt străini. Foarte puțin! Bulgarii ne fac KO
în acest domeniu, un KO cu totul rușinos: Bulgaria e vizitată anual de 8,7 milioane de turiști
străini (de aproape 6 ori mai mulți decât are România)! Iar România este mult mai frumoasă
decât Bulgaria…

Rușinea merge mai departe: 1,5 milioane dintre turiștii străini ai Bulgariei sunt români (număr
identic cu numărul de turiști străini care vin în România)! Deci Bulgaria reușește să scoată de
la noi (în domeniul turistic) tot atâția bani cât reușim noi să scoatem de la… toată planeta! E
incredibil… și trist.

Cred că problema constă în faptul că nu știm să ne apreciem țara. Nici noi și, în primul rând,
conducătorii noștri. Dacă am aprecia-o, am ști să valorificăm cu ușurință obiectivele turistice
și astfel ar aprecia-o și străinii.

Din păcate, se pare că după experimentul totalitarismului românul a devenit incompatibil cu
democrația. E ca un leu de circ ținut în lanț cu biciul care, după ce a evadat în oraș a început
să atace tot ce mișcă în preajma sa. Cum astfel să explicăm că industria a fost devorată,
turismul a fost devorat? Chiar și cultura a fost devorată. Până la urmă, „în ritmul ăsta, în
câțiva ani, vor fi în țară numai prostani”, vorba cântecului (vezi online „Imnul repetentului la
Bac”).

Titi Dălălău
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1.7.108 Mai multe secții de votare, în Mureș și peste hotare (2012-07-22 20:34)

La sfârșitul acestei săptămâni, duminică 29 iulie, se va desfășura referendumul pentru
demiterea președintelui suspendat, Traian Băsescu. Față de alegerile locale, s-au mai înființat
câte o secție de vot la Band, Bahnea, Valea Largă și Sovata, și s-a desființat cea de la Căminul
de Bătrâni din Ideciu, unde se poate solicita urna mobilă. La Sovata s-a mai înființat o secție
de votare față de cea existentă în stațiune, fiind așteptați în ziua referendumului aproximativ
4.000 de turiști. Județului Mureș va avea 533.379 buletine de vot, 533.379 timbre autocolante
și 2.720 ștampile „VOTAT” (câte 5 ștampile pentru fiecare din cele 544 secții).

În plus, săptămâna trecută Ministerul Afacerilor Externe, în conformitate cu prevederile legale
în vigoare, a demarat pregătirile pentru organizarea referendumului și în cadrul ambasadelor
şi oficiilor consulare ale României în străinătate. MAE a anunţat suplimentarea numărului
secţiilor de votare din străinătate pentru referendum, acestea ajungând la 301, faţă de
150 anunţate în 12 iulie. „În urma centralizării propunerilor primite de la ambasadele şi
oficiile consulare ale României, precum şi de la reprezentanţi ai comunităţilor româneşti din
străinătate, Ministerul Afacerilor Externe a suplimentat cu 151, până la 301 numărul secţiilor
de votare", se arată într-un comunicat al MAE.

Italia, Spania, dar şi în SUA, Republica Moldova, Franţa, Marea Britanie, Austria, Cipru, Grecia,
Israel, Polonia, Turcia, Germania etc. au mai multe secții de votare. Lista completă și exactă
este disponibilă pe pagina de internet a MAE, în secţiunea "Referendum 2012".

Cât despre desfășurarea referendumului trebuie să menționăm faptul că dacă nu participă 50
%+1 din persoanele cu drept de vot, referendumul nu e valabil. Preşedintele interimar, Crin
Antonescu, a anunţat că a decis să promulge legea de modificare a Legii referendumului, aşa
cum a decis Parlamentul şi Curtea Constituţională, astfel că referendumul va fi validat prin
prezentarea la urne a 50 % plus 1 dintre persoanele cu drept de vot.

Cristina Vancea

1.7.109 Absolvenți-șomeri și facultăți fără studenți (2012-07-22 20:39)

[1] Este al doilea an consecutiv în care Ministerul Educației a decis să pună piciorul în prag
și să ia în serios organizarea examenului de Bacalaureat, astfel încât fraudele să fie reduse
la un nivel cât de cât acceptabil. Rezultatele se văd, în primul rând, în procentul dezastruos
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al promovabilității. La prima sesiune a examenului de Bacalaureat de anul acesta, în județul
Mureș au fost înscriși în total 5.137 de elevi, din care s-au prezentat efectiv la examen 4.899.
Promovabilitatea înainte de contestații a fost de 45,74 %, iar după contestații a crescut ușor
până la 46,56 %. Asta înseamnă că au fost 2.611 candidați care nu și-au luat Bacalaureatul, iar
de promovat au reușit 2.281 de candidați. Restul, spune președinta comisiei de evaluare pe
județul Mureș Illés Ildikó, puteau să se înscrie până vinerea trecută la a doua sesiune de Bac,
ce se va derula după următorul program: „Între 20 și 21 august sunt programate probele de
evaluare a competențelor lingvistice, între 20 și 22 evaluarea competențelor la limba maternă,
între 21-22 competențele la limba de circulație internațională și între 23 și 24 evaluarea
competențelor digitale. În 27 august este proba la limba română, 28 la limba maternă, în
29 august proba obligatorie a profilului, iar în 30 și 31 proba la alegere. În 2 septembrie se
afișează rezultatele, în 3-4 rezolvarea contestațiilor, iar în 5 septembrie afișarea rezultatelor
finale”.

Reprezentanții Inspectoratului Școlar Județean spun că se așteaptă ca în august să vină la

examen aproximativ 3.000 de elevi, însă cifra este destul de incertă. La prima sesiune, tot cei

de la IȘJ spuneau că se așteptau la aproximativ 6.800 de înscriși, însă aproape 1.000 de elevi

care trebuiau teoretic să termine clasele a doisprezecea și a treisprezecea au rămas corigenți.

În plus, mulți dintre cei care și-au picat Bacalaureatul anul trecut sau în ceilalți ani au renunțat

la ideea de a-l mai susține.

Universitățile nu reacționează...

...aproape deloc la aceste schimbări, pentru al doilea an consecutiv. Cifrele de școlarizare
rămân la un nivel ridicat și este foarte probabil că vor rămâne necompletate. Universitatea
Petru Maior (UPM) are trei facultăți, la fiecare având mai multe specializări. La Facultatea de
Inginerie, Învățământ la zi sunt șase specializări cu un total de 142 de locuri la buget și 158 la
taxă. Facultatea de Științe și Litere, Învățământ la zi are de asemenea șase specializări, cu un
total de 143 de locuri la buget și 187 la taxă. Tot la zi, tot pe șase specializări, dar la Facultatea
de Științe Economice, Juridice și Administrative sunt alte 150 de locuri la buget, plus 426 la
taxă. La acestea se mai adaugă alte 380 de locuri la Învățământ cu frecvență redusă. Așadar,
în total, UPM oferă 1.586 de locuri care teoretic se pot ocupa. Mai multe detalii pot fi accesate
on-line pe site-ul universității, la adresa [2]www.upm.ro.

Universitatea de Medicină și Farmacie (UMF) are de asemenea trei facultăți. Facultatea de
Medicină are în total 300 de locuri la buget (câte 150 pe cele două linii – română și maghiară)
la buget și alte 340 de locuri la taxă. Facultatea de Medicină Dentară vine cu încă 70 de
locuri la buget, plus 60 la taxă, iar Facultatea de Farmacie contribuie cu 70 de locuri la buget
și 120 la taxă. Dacă tragem linie și socotim, rezultă la UMF o cifră de școlarizare de 960 de
locuri. Toate detaliile despre împărțirea acestor cifre pe specializări sunt disponibile la adresa
[3]www.umftgm.ro.
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Cea mai mică cifră de școlarizare, cum e și normal de altfel, o are Universitatea de Arte
Tîrgu-Mureș (UAT), care este împărțită în două facultăți: Facultatea de Are în Limba Română,
care oferă 38 de locuri la buget și 22 la taxă și Facultatea de Arte în Limba Maghiară, care oferă
46 de locuri la buget și 18 locuri la taxă. UAT vine astfel cu un total de 124 de locuri. Detalii
despre specializări și cifra de școlarizare pe fiecare în parte, găsiți pe site-ul [4]www.uat.ro.

În total, cele trei universități de Stat cu prestigiu din Tîrgu-Mureș adună un total de 2.670 de
locuri pentru cei care vor să urmeze studii universitare de licență. Așadar, sunt 2.281 de elevi
care au promovat Bac-ul, care au de ales din 2.670 de locuri. Și n-am socotit deloc oferta
educațională a universităților private, cum e Universitatea „Dimitrie Cantemir” sau, pentru
vorbitorii de limbă maghiară, Universitatea Sapienția. Și să nu uităm nici de controversata
Universitate „Spiru Haret”, care are încă funcțional sediul de la Tîrgu-Mureș.

Concluzia destul de firească, dacă ne uităm la numărul celor care au promovat examenul de

bacalaureat, este că universitățile mureșene au șanse mari să rămână pe mai multe facultăți

la mai multe profile cu locurile necompletate. A doua concluzie, pentru că rămâne problema

încă și mai mare a celor care nu și-au promovat Bac-ul, e că aceștia au șanse mari să-și

înceapă cariera ca...

...absolvenți-șomeri.

Până joia trecută, aproximativ 120 de absolvenți de liceu ai promoției 2012 și-au depus
dosarele prin care solicitau ajutorul de șomaj, majoritatea pentru că nu au luat examenul de
Bacalaureat. Sunt însă și câțiva care și-au depus dosarul deși au promovat examenul. Reghina
Fărcaș, director la Agenția Județeană pentru Ocuparea Forței de Muncă Mureș, spune că e
foarte probabil ca numărul dosarelor să mai crească, mai ales dacă ne luăm după indicatorul
de număr total de șomeri cu vârsta de până la 25 de ani, care este în prezent de aproximativ
1.800 de șomeri. Asta reprezintă un însemnat procent de 14 % din numărul total de șomeri
din județul Mureș, care se apropie de 12.800 de șomeri. Situația celor care nu și-au luat
examenul de Bacalaureat este cu atât mai gravă cu cât numărul șomerilor cu studii superioare
este de aproximativ 500 în județul Mureș, adică undeva la 4 % din numărul total de șomeri.
În plus, Reghina Fărcaș mai precizează că, de regulă, șomerii cu studii superioare „stau
destul de puțin în șomaj, pentru că-și găsesc mult mai repede de lucru. Sunt mai flexibili,
se adaptează mai ușor și știu mai bine să abordeze agenții economici atunci când își caută
de lucru. Cu cât nivelul de studii estemai redus, cu atât mai greu își găsesc și locuri demuncă”.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/Cap-1.jpg
2. http://www.upm.ro/
3. http://www.umftgm.ro/
4. http://www.uat.ro/
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Alex (2012-07-23 14:17:46)
O soluție e implementarea sistemului german. In Germania se poate studia la universitate fără ab-
solvirea unui ciclu secundar, asa numitul "Studieren ohne Abitur", deci fără diploma de "Bac". Pentru
cei interesați(în germana): www.uni-ohne-abi.de sau http://www.studium-ratgeber.de/studieren-ohne-
abitur.php

1.7.110 2012: Cele mai mari restanțe din istorie! (2012-07-22 20:43)

Restanțele mureșenilor la bănci au ajuns în 2012 la cel mai ridicat nivel din istorie,

integrându-se tendințelor naționale. Acest lucru este cauzat în mare parte cursului euro/dolar,

leul fiind în cădere liberă. Astfel, la sfârșitul săptămânii trecute, cursul monetar a atins un nou

prag istoric, de peste 4,58 lei/euro, respectiv 3,74 lei/dolar. Dacă aruncăm o privire în trecut,

exact acum 4 ani, la sfârșitul lunii iulie 2008, 1 euro era echivalentul a 3,35 lei, iar 1 dolar se

vindea pentru 2,26 lei. Deci, acum patru ani, un mureșean care avea o rată la bancă de 200

de euro trebuia să scoată din salariul familiei 670 de lei. Astăzi, același mureșean trebuie să

plătească o rată de 916 lei, cu 246 de lei mai mult. Asta, în condițiile în care, în ultimii patru

ani, în general salariile nu s-au majorat, ba mai mult, în unele cazuri chiar au scăzut. În plus,

a crescut și șomajul, deci în multe cazuri s-au diminuat simțitor veniturile familiale. Astfel, se

explică cu ușurință de ce restanțele la bănci au crescut. Mai multe detalii despre restanțe și

restanțieri aflați din rândurile care urmează.

Maxim istoric

La sfârșitul săptămânii trecute cursul leu/euro a început să urce accelerat, atingând un maxim

istoric de 4,5900 lei/euro pe piaţa interbancară. Leul s-a depreciat abrupt în ultimele aproape

trei săptămâni, cu 3 %, deşi banca centrală a intervenit permanent în piaţă pentru a limita

căderea monedei naţionale. Cotaţia de referinţă publicată vineri indică o scădere a leului cu

6,1 % faţă de euro comparativ cu rata de schimb de la finele anului trecut. Ultima cotaţie din

2011 a fost de 4,3197 lei/euro. Cursul pentru dolar a crescut vineri cu 3,1 bani, de la 3,7128
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unităţi la 3,7438 unităţi. Comparativ cu finele anului trecut, leul a pierdut 12,11 % faţă de

dolar, de la 3,3393 unităţi.

Cursul pentru franc a urcat cu 1,71 bani, la 3,8173 lei/franc, reprezentând maximul pentru

ultimele 11 luni. O rată oficială mai ridicată a fost înregistrată la 12 august 2011, când francul

a fost cotat la 3,8926 lei.

700.000 de restanțieri

La nivel național, numărul persoanelor care înregistrează restanțe la creditele contractate
de la bănci a continuat să crească anul acesta, depășind 700.000 de restanțieri, în timp ce
numărul restanțelor a urcat la peste un milion. Valoarea lor se apropie de 8 miliarde de
lei (1,84 miliarde de euro). Astfel, nu este de mirare că anul trecut băncile au înregistrat o
pierdere de 100 milioane de euro, datorată crizei, dar și creditelor restante.

Întârzieri mari la plata ratelor au fost la împrumuturile în lei. Acestea au ajuns la 3,143
miliarde de lei, în creștere cu 11,5 %. La creditele în euro, restanțele au ajuns la echiva-
lentul a 3,008 miliarde de lei, mai mari cu aproape 40 % față de acum un an. Valoarea
totală a creditelor în lei restante ale populaţiei şi firmelor era în aprilie de 10,025 miliarde
lei, cu 2,7 % peste cea din luna martie, iar a celor în valută de 13,841 miliarde lei (echiva-
lent), în creştere cu 3,6 % faţă de luna precedentă, conform Băncii Naţionale a României (BNR).

Cel mai greu se descurcă cei cu credite în franci elvețieni, căci datoriile lor au crescut cu

aproape 60 % în ultimul an, perioadă în care restanțele la creditele în lei au crescut cu doar 5

%, în timp ce restanțele în euro au urcat cu 38 de procente. Evoluția pe trei ani este și mai

dramatică. Valoarea restanțelor în lei a crescut de aproape trei ori, a celor în euro de peste

șase ori, iar a celor în franci elvețieni de 34 de ori!

Mureșenii

Conform Băncii Naţionale a României, în luna mai 2012 (ultima lună pe care au fost date
publicității date statistice) mureșenii înregistrau restanțe la bănci de 163,9 milioane de lei și
228,8 milioane de lei în valută (în total 392,7 milioane de lei). În total, atât în valută cât și
în lei, mureșenii s-au împrumutat la bancă cu 3.107,9 milioane de lei, cea mai mare parte,
adică 1.902,7 milioane de lei fiind contractată de către persoanele fizice, în primul rând în
cadrul creditelor pentru consum, mai puțin de o treime din această sumă fiind credit pentru
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achiziționarea unei locuințe (mai exact 527,6 milioane de lei).

Comparativ, cu un an în urmă (mai 2011), mureșenii erau restanți cu 260,3 milioane de lei,

deci cu aproximativ 132 de milioane de lei mai puțin, ceea ce nu este o sumă mică. Iar

acum aproximativ 4 ani (mai 2008), mureșenii erau restanțieri cu doar 27,1 milioane de lei!

În același timp, în aceeași perioadă a anului 2008, mureșenii au împrumutat peste 2.900

milioane de lei, aceasta însemnând cu o treime mai mult decât suma curentă împrumutată de

mureșeni.

Astfel, se poate observa cu ușurință că în ultimii ani restanțele românilor la bănci au crescut

simțitor, iar creditele acordate au scăzut. Oricum, mureșenii trebuie să fie foarte atenți la

ce credite contractează fiindcă instabilitatea financiară poate arunca pe oricine în datorii, iar,

după cum se știe, băncile nu au suflet!

Nevinovații plătesc!

Analistul economic Ilie Șerbănescu a declarat în primăvară, la o dezbatere organizată de
Fundația pentru Apărarea Cetățenilor Împotriva Abuzurilor Statului, că numărul restanțierilor
la bănci ar fi fost dublu, dacă guvernatorul Băncii Naționale a României „ar fi dat drumul
monedei naționale”: „Guvernatorul Băncii Centrale a României a ținut leul tare, ceea ce
i-a ajutat pe unii datornici la bănci. Economia românească s-a dus în jos și leul a rămas
breaz. Dacă domnul Isărescu (guvernatorul BNR – n.r.) îi dădea drumul nu ar fi fost 700.000
de oameni care nu pot plăti creditul, ci 1,4 milioane. Faptul că nu sunt 1,4 milioane, ci
doar 700.000, este pentru că domnul Isărescu a reușit să convingă Guvernul să plătească
ceilalți. Nu cei din parohia lui, adică debitori și băncile, ci cei care nu aveau nicio legătură
cu povestea asta, adică contribuabili, salariați”. Conform afirmațiilor lui Șerbănescu, de
trei ani contribuabilii plătesc pentru cei care au contractat credite: „Cine a plătit creditele?
Salariații, prin tăierea salariilor, pensionarii prin înghețarea pensiilor și contribuabilii, prin
creșterea TVA. De ce? Ce vină am eu în calitate de contribuabil să plătesc pentru cei
care s-au împrumutat la bănci? De ce să plătesc eu pentru ei și pentru bănci? Oare nu
vedem acest lucru? Cei care au luat credite au împărțit cu mine beneficiile? Cineva trebuie
să plătească. La noi au plătit pensionarii, salariații și contribuabilii în locul debitorilor la bănci”.

Vasile Dancea
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1.7.111 Câștigător la „Întrebarea săptămânii” (2012-07-23 06:58)

În această săptămână avem din nou o câștigătoare la concursul „Ia-ți un bax de bere și
2 pizza de pe www.punctul.ro” - ea se numește Dania Hrisca. La întrebarea de săptămâna
trecută, chiar dacă a înclinat pentru una din cele două părți, a făcut-o cel mai puțin pătimaș.
Ea a răspuns:

Voi vota pentru demiterea presedintelui. M-am sãturat de abuzurile P.D.-L-ului din
ultimii 8 ani si forma autocratică de conducere a lui Traian Bãsescu.

Dania a luat premiul din această săptămână, însă concursul continuă.

1.7.112 Incendiu de pădure la Lunca Bradului - update (2012-07-23 11:45)

Un incendiu a izbucnit astăzi în localitatea Lunca Bradului, iar din primele informații se
pare că există pericolul de extindere într-o zonă împădurită. Un echipaj de pompieri la Deda
a ajuns la fața locului și lucrează la stingerea lui, iar un alt echipaj plecat de la Reghin se află
acum în drum pentru a ajuta la intervenție. Purtătorul de cuvânt al Inspectoratului pentru
Situații de Urgență Mureș, locotenentul Liviu Danciu spune că deja a vorbit cu primarul de la
Lunca Bradului, iar situația pare să fie sub control:

Din ce am vorbit cu primarul, incendiul se pare că este în pădure, dar nu pe o
suprafață foarte mare, ci undeva la 500 de metri pătrați. Lunca Bradului nu este
în zona noastră de competență, ci intervin de obicei cei de la Deda, dar în această
situație am trimis și noi un echipaj de la Reghin, iar acum așteptăm să ajungă acolo
și să ne dea mai multe date. Primarul ne-a spus că a ajuns echipajul de la Deda, că
lucrează pentru stingerea incendiului și ne-au spus că situația este sub control.
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Tot din primele informații primite de la primar, se pare că incendiul nu amenință deocamdată
zona locuită a localității, ci pericolul ar fi ca focul să se extindă spre pădure. Vom reveni cu
detalii.

Update:

Cu ajutorul pompierilor de la Reghin incendiul a fost stins, iar deocamdată pericolul a fost
înlăturat. Totuși, autoritățile atrag atenția că din cauza secetei, în cazul apariției de noi
incendii, acestea s-ar putea extinde mult mai rapid.

C.H.

1.7.113 Probleme la Uzina de Apă (2012-07-24 06:31)

Compania AQUASERV Tîrgu-Mureş anunţă consumatorii că, azi 24/07/2012 în jurul orei 7:55,
a avut loc o cădere de tensiune pe instalaţiile SC Electrica SA care alimentează cu energie
electrică Uzina de Apă, ceea ce a dus la întreruperea alimentării cu energie electrică timp
de aproximativ 30 de minute a Uzinei de Apă Tîrgu-Mureş. Ca urmare a acestei întreruperi,
staţiile de pompare a apei potabile către oraş s-au oprit, iar alimentarea cu apă potabilă a
zonei I de presiune (aprox 70 % din oraş, inclusiv localităţile înconjurătoare) a încetat. În acest
moment, Uzina de Apă este în curs de repornire iar revenirea sistemului de alimentare cu apă
potabilă la parametrii normali va dura aproximativ 2 ore. Aşadar estimăm că alimentarea cu
apă în zonele afectate va fi reluată cel târziu în jurul orei 11:00.

Compania atrage atenția consumatorilor că la repunerea în funcţiune a reţelei, din cauza
antrenării depunerilor din conducte, apa va avea suspensii şi culoare. Această apă se poate
folosi în scopuri menajere. Ne cerem scuze pentru disconfortul creat.

Sursa: Compania Aquaserv

1.7.114 Festivalul Academia Sighişoara – ediţia 2012 (2012-07-24 06:38)

Un român plecat în lume devenit violonist celebru - Alexandru Gavrilovici - şi o familie
de bucureşteni (cu rădăcini sighişorene) - Luminiţa şi Valentin Tcacenco - toţi cu nostalgia
farmecului Sighişoarei, întâlnindu-se în toamna anului 1992 şi depănând amintiri din vremuri
trecute s-au gândit că stă în puterea lor de a da o dimensiune muzicală oraşului de care-şi
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aminteau cu plăcere că i se spunea “Perla Transilvaniei”... Astfel s-a născut ideea unor cursuri
de vară la Sighişoara la care Alexandru Gavrilovici - profesor de vioară la Academia Yehudi
Menuhin din Gstaad, împreună alţi maeştri ai muzicii, să împărtăşească din talentul lor tinerilor
în cadrul unic al Sighişoarei.

Această frumoasă iniţiativă a fost agreată de municipalitate care a acceptat să patroneze
cursul, implicându-se în organizarea acestuia şi acordând tot sprijinul de care a fost nevoie
pentru ca cele nouăsprezece ediţii care au avut loc până acum să nu sufere din nici un punct de
vedere. Amploarea cursurilor a crescut de-a lungul anilor astfel încât, începând din anul 1997,
primele zece zile ale lunii august, paralel cu lecţiile de măiestrie se desfăşoară şi Festivalul
Internaţional de Muzică Academică la care şi-au dat concursul, alături de tinerii cursanţi
interpreţi renumiţi pe plan mondial. Menţionăm că, prin eforturile reunite ale profesorilor
s-a reuşit achiziţionarea unui pian de concert marca Yamaha care a fost donat Municipiului
Sighişoara fiind amplasat în Sala Festivă cu o acustică deosebită şi “a cărei frumuseţe îţi taie
respiraţia” cum a afirmat dl. Gavrilovici cu ocazia primei sale vizite la Primăria Sighişoara.
Intrebat fiind "De ce Sighişoara" - întru-un reportaj difuzat de postul naţional de televiziune,
renumitul violonist Alexandru Gavrilovici, a răspuns cu modestie: "Pentru că aici, înconjuraţi
de atâta frumuseţe, istorie şi linişte atât studenţii cât şi noi, profesorii ne regăsim echilibrul
de a munci împreună, ore în şir, fără a obosi şi fără a ne gândi la altceva. Iubesc Sighişoara şi
întotdeauna mă voi întoarce cu bucurie aici."

În prezent, partenerii municipalităţii în acest proiect cultural de excepţie sunt Fundaţia
Elan Bucureşti şi Asociaţia „Cultura VIVA Sighişoara”. Această manifestarea culturală de
o înaltă ţinută artistică a adăugat o nouă dimensiune imaginii Sighişoarei ca centru cul-
tural internaţional. Începând din anul 2009, evenimentul a primit titulatura de Academia
Sighişoara - Sommer Akademie. Dată fiind valoarea personalităţilor artistice de prim rang
invitate în festival, onorantă atât pentru organizatori cât şi pentru publicul meloman, presa
de specialitate a manifestat un interes deosebit faţă de recitalurile extraordinare din program
nu o dată cerând acordul pentru înregistrarea şi redarea ulterioară a acestora. Intrând în
tradiţia culturală a Sighişoarei, festivalul, ajuns acum la cea de-a XIX-a ediţie, a fost încă de
la început nu numai un prilej de a oferi melomanilor concerte de o înaltă ţinută artistică ci şi
un mod de a atrage atenţia lumii muzicale şi nu numai asupra potenţialului cultural românesc.

PROGRAM

Miercuri, 1 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Gala Concert
Helena Winkelman, Vioară
Dana Ciocarlie, Pian
Lucrări de: Franz Schubert, György Ligeti, György Kurtag, George Enescu şi Helena Winkelman

Joi, 2 august, ora 20.00 , Sinagogă
Concert
Solişti din Berna
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Vineri, 3 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Alexandru Gavrilovici, Vioară
Viniciu Moroianu, Pian
Lucrări de: Geroge Enescu

Sâmbătă, 4 august, ora 20.00, Biserica Mănăstirii
Concert
Solisti din Berna, Orchestra de cameră
Lucrări de: Antonio Vivaldi

Duminică, 5 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Cvartetul Leonor

Luni, 6 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Carte Blanche, Adrian Pop

Marţi, 7 august
Excursie

Miercuri, 8 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Adelheid Litschauer, Violoncel
Tünde Kurucz, Pian
Imre Rohmann, Pian
Alexandru Gavrilovici, Vioară
Lucrări de: Franz Schubert şi Zoltan Kodaly

Joi, 9 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Imre Rohmann, Pian
Botond Kostyak, Contrabas
Alexandru Gavrilovici, Vioară
Huertas Jaime, Violă
Huertas Alvaro, Violoncel
Lucrări de: Franz Schubert, Claude Debussy şi Thomas Reiner

Vineri, 10 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
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Marie Trottmann - harpă
Ivanka Zahirovic - flaut
Vladimir Lakatos - violă
Mircea Palade - violoncel

1.7.115 Ioan Gyuri Pascu, vine vineri la Reghin (2012-07-24 10:08)

MobilaDalin are placerea sa va invite vineri, 27 iulie, orele 16.00, la o intalnire cu Ioan
Gyuri Pascu cu ocazia lansarii volumului sau de eseuri "Viata, Adevar, Lumina". „Am hotărât
să scriu această carte, mânat fiind de obsesia a două verbe care, în dicţionar, înseamnă cam
acelaşi lucru: a fi şi a exista. Percepţia mea despre ele, însă, e diferită. Cel ce trăieşte în
Adevăr nu se apără şi nu atacă. Iubeşte, înţelege şi alină. Cel ce trăieşte în iluzie, caută
în lume mijloace de atac şi de apărare, aflându-se mereu în lupta cu suferinţa pricinuită de
orgoliul ascuns”, spune Ioan Gyuri Pascu despre volum.

Evenimentul va avea loc in incinta showroom-ului MobilaDalin din Reghin, str. Apalinei, nr.122.

Sursa: Mobila Dalin

1.7.116 Transplant cu celule stem din cordonul ombilical (2012-07-24 10:14)

[1] În România se pregăteşte realizarea primului transplant cu celule stem din cordonul
ombilical. Banca de celule stem BIOGENIS, care aniversează 5 ani de existenţă în România,
este cea care lucrează la acest caz. De un an de zile BIOGENIS, banca de celule stem, ajută o
familie să găsească o soluţie pentru vindecarea unuia dintre copii, bolnav de leucemie acută
mielomonoblastică M4.

BIOGENIS a recoltat celule stem la naşterea celui de-al doilea copil al familiei pentru a încerca
tratarea celui bolnav. Proba recoltată şi stocată la Bucureşti a fost analizată de Institutul Clinic
Fundeni, existând o compatibilitate de 90 %, ceea ce o califică pentru un posibil transplant. În
câteva zile mama copilului urmează să nască pentru a treia oară. Banca de celule stem va
recolta şi acum celule stem cu scopul de a le folosi alături de prima probă, pentru mai bune
rezultate ale transplantului. Copilul bolnav este acum în remisie, aflându-se într-un moment
ideal pentru realizarea unui transplant cu celule stem. Aceasta nouă probă face parte din
programul O nouă şansă prin care Biogenis oferă recoltare, analizare şi stocare gratuită a
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probei în vederea tratării copilului bolnav din familie.

Se doreşte realizarea transplantului în România, la unul dintre cele trei centre de transplant
acreditate şi specializate în această procedură (Institutul Clinic Fundeni, Timişoara,
Târgu Mureş), banca de celule stem fiind în acelaşi timp pregătită şi pentru un transplant
în Ungaria sau Polonia. În grupul de celule stem din care face parte BIOGENIS au mai fost
realizate cu succes alte 10 transplanturi cu celule stem. Biogenis oferă întreg suportul logistic,
informaţional şi financiar, dacă este cazul, pentru realizarea acestui transplant - Cristian
Lacraru - director de comunicare BIOGENIS, banca de celule stem.

Sursa: BIOGENIS

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/biogenis.jpg

1.7.117 Munca la negru depistată în alimentația publică (2012-07-24 11:40)

Şeful Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş, Andrei Mureşan, a anunţat marţi, că
munca la negru a fost depistată şi în domeniul alimentaţiei publice, ca urmare a rezultatelor
unei acţiuni naţionale de control. ’În cadrul Campaniei Naţionale pentru identificarea şi com-
baterea cazurilor de muncă nedeclarată şi de verificare a modului în care se respectă normele
de securitate şi sănătate în muncă în unităţile care au ca obiect de activitate ’Restaurante şi
alte activităţi şi servicii de alimentaţie publică’, încheiată recent, au fost depistate trei cazuri
de muncă fără forme legale. Astfel, în domeniul relaţiilor de muncă, în urma celor 21 de
controale efectuate de echipele Inspectoratului Teritorial de Muncă Mureş au fost identificate
3 persoane care lucrau fără forme legale’, a arătat Mureşan.

Potrivit şefului ITM Mureş, inspectorii de muncă au aplicat 11 sancţiuni contravenţionale
pentru 10 angajatori, dintre care 3 angajatori pentru munca fără forme legale şi 8 avertis-
mente, valoarea totală a amenzilor aplicate fiind de 30.000 lei, toate pentru muncă la negru.
’Inspectorii ITM au dispus 71 de măsuri pentru remedierea deficienţelor constatate cu prilejul
controalelor efectuate (...) În domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă, inspectorii ITM Mureş
au efectuat 10 controale constatând 12 deficienţe şi au dispus tot atâtea măsuri pentru
remedierea acestora. Echipele de control au sancţionat 10 angajatori şi au aplicat 12 sancţiuni
contravenţionale, din care 10 avertismente şi 2 amenzi în valoare totală de 16.000 lei’, a mai
precizat şeful ITM Mureş.

AGERPRES
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1.7.118 Training internațional pentru tineri, la Sovata (2012-07-24 11:43)

Treizeci de tineri din Azerbaidjan, Franţa, Slovacia, Ungaria, Ucraina, Moldova şi România
participă, începând de marţi, până în dat de 2 august, la un traning care va avea scopul de
a încerca abilităţile lor de conducere şi descoperirea abilităţile ascunse de conducere ale
acestora. ’Outward Bound Romania organizează în perioada 24 iulie - 2 august trainingul
intitulat ’Odyssey- Ethnic Minority Youth Leadership Training’, care este finanţat de programul
Tineret în Acţiune al Comisiei Europene. Programul are loc în Centrul Internaţional de Tineret
Outward Bound din Sovata şi împrejurimi care asigura diverse provocari în natură, expediţii
acvatice (canoe) şi terestre, activităţi de rezolvare de sarcini în grup sau individual. Proiectul
are ca scop să dezvoltarea aptitudinilor, calităţilor, atitudinii de conducere, cu ajutorul cărora
ulterior tinerii pot dezvolta mediul lor şi pot să devină membri activi ai societăţii’, potrivit
coordonatorului de program Anitta Blizik.

Potrivit acesteia, cursurile şi testele pentru depistarea abilităţilor de conducător urmăreşte
conştientizarea tinerilor asupra faptului că ’fără un efort investit nu există rezultat’. ’Învăţarea
bazată pe experienţă, pe acţiune, pe acceptarea provocărilor constituie baza profesională
pentru aceste 10 zile pe care tinerii le vor petrece împreună’, a mai arătat Anitta Blizik, într-un
comunicat de presă.

AGERPRES

1.7.119 15 incendii de vegetație în doar 3 zile (2012-07-24 11:46)

Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă ’Horea’ al judeţului Mureş şi serviciile voluntare
pentru situaţii de urgenţă au fost solicitate, în doar trei zile, pentru stingerea a 15 incendii
de vegetaţie uscată produse pe raza judeţului Mureş, în urma cărora au ars inclusiv culturi
agricole şi terenuri cu vegetaţie forestieră. Potrivit ISU Mureş, în ultimele zile, din cauza
inconştienţei unora şi pe fondul secetei, au ars terenuri cu vegetaţie uscată pe o suprafaţă de
11 hectare, două hectare de mirişte şi trei hectare de culturi agricole.

Un incendiu care s-ar fi putut propaga la pădure, generat de un foc scăpat de sub control, a
avut loc în Lunca Bradului, în urmă cu o zi, când au ars vegetaţia uscată, cioatele şi resturile
forestiere pe o suprafaţă de 500 de metri pătraţi. ’Reamintim cetăţenilor că prin ordinul
prefectului este interzisă arderea miriştilor, vegetaţiei uscate şi a resturilor vegetale, până în
data de 31.12.2012. Încălcarea acestui ordin se pedepseşte cu amendă de la 1.000 - 2.500
de lei’, precizează un comunicat de presă al Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă ’Horea’
al judeţului Mureş.

AGERPRES
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1.7.120 „Nu vom renunţa niciodată la ideea autonomiei” (2012-07-25 11:26)

Vicepremierul Ungariei, Semjen Zsolt, a declarat, miercuri, în deschiderea Universităţii de
Vară Tusvanyos că maghiarii nu vor renunţa niciodată la ideea autonomiei, fie că este vorba de
autonomie culturală sau teritorială. Oficialul ungar a ţinut să le transmită ’prietenilor români’
că această solicitare este conformă cu normele europene şi nu reprezintă ceva ’nemaiauzit’.
’Nu vom renunţa niciodată la ideea autonomiei, toţi paşii trebuie să fie pentru autonomie -
pentru ungurii din diaspora autonomie culturală şi autonomie teritorială pentru cei care trăiesc
în bloc. (...) Le transmitem prietenilor români că nu e nimic special în asta, maghiarii nu au
cerut niciodată nimic din ceea ce nu e în Uniunea Europeană, dacă alţii pot şi noi putem’, a
declarat Semjen Zsolt, potrivit traducerii oficiale.

Vicepremierul Ungariei a ţinut să adauge că maghiarii nu pot accepta să fie cetăţeni de
categoria a doua şi nu vor renunţa la solicitarea de acordare a autonomiei. ’Nu putem accepta
să fim cetăţeni, naţiuni de categoria a 2-a. Dacă alte persoane şi naţiuni au aceste drepturi,
dacă alţii pot şi noi putem. Prietenii români trebuie sa vadă că nu vom renunţa niciodată la
asta, dar asta nu înseamnă un lucru (...) nemaiauzit, ci este un lucru care e prezent în Uniunea
Europeană. Nu vom renunta niciodata la acest scop’, a conchis Semjen Zsolt.

Cea de-a 23-a ediţie a Universităţii de Vară de la Băile Tuşnad şi-a deschis porţile, miercuri, la
eveniment urmând să fie prezente personalităţi ale vieţii politice a maghiarilor din România,
Ungaria dar şi din Serbia sau Slovacia. Sâmbătă, în ultima zi a evenimentului, este aşteptat
să participe la dezbateri şi premierul Ungariei, Viktor Orban.

AGERPRES

1.7.121 Dezbinare între maghiari cu ocazia referendumului (2012-07-25 11:29)

Organizaţiile politice şi civice maghiare reprezentate în judeţul Mureş nu au o poziţie
unitară în privinţa votului privind demiterea preşedintelui Traian Băsescu, întrucât UDMR şi
Uniunea Secuilor din România (USR) cheamă maghiarii la vot, Partidul Civic Maghiar (PCM)
face apel la neprezentarea acestei etnii la urne, iar Partidul Popular al Maghiarilor din România
(PPMT) preferă tăcerea. ’UDMR cheamă populaţia să meargă la vot. Am lansat un apel şi
facem acest lucru şi prin intermediul dumneavoastră ca populaţia să meargă duminică la vot.
Dreptul la vot şi dreptul de a se exprima prin vot la Referendum este cel care îţi dă dreptul să
îşi prefigurezi viitorul. Cei care nu merg la vot nu pot contesta ulterior rezultatul acestuia şi
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este anormal ca rezultatul unui vot să fie anulat prin nereprezentare. Să meargă, să voteze
cum vor, dar să meargă la vot’, a declarat presei senatorul UDMR, Gyorgy Frunda.

Istvan Molnar, preşedintele executiv al Uniunii Secuilor din România, a afirmat, la rândul său,
că participarea la referendum este de maximă importanţă pentru toţi, nu numai pentru secui,
ci pentru întreaga ţară, iar îndemnul USR este acela ca secuii şi maghiarii să voteze în favoare
demiterii. ’Este vorba de un DA sau un NU, mai precis este vorba de faptul că nu mai vrem să
continuăm aşa cum a fost, necăjiţi. DA, pentru a începe ceva mai uman, în care să găsim un
pic de bucurie şi bunăstare. Ne-am cam săturat ca madam Merkel şi alţii să îşi bage năsucul
în problemele noastre de toate zilele şi m-ar interesa unde a fost doamna Merkel când mi s-a
tăiat jumătate din pensie, când mi s-a luat salariul şi altele (...) Dacă Europa gândeşte că
suntem ceva cobai pentru anumite experienţe ale lor sau dacă au alte idei şi interese, atunci
ne pare foarte rău, încep să înclin către ideea de a nu prea mai avea nevoie de Europa. Fac
apel către secui, în primul rând, şi pentru maghiari: să meargă la vot şi să voteze cu DA,
pentru schimbare’, a arătat preşedintele executiv al USR.

Într-un comunicat de presă dat publicităţii miercuri, Consiliul Director al Uniunii Secuilor din
România a arătat că ziua de 29 iulie este ’şansa înlăturării de la putere a ultimului personaj
controversat al erei postcomuniste’. ’Trebuia să constatăm cu consternare că toate acele
partide maghiare, care pretind zgomotos dreptul la reprezentare exclusivă a secuilor şi a
maghiarilor, de fapt se ascund după deget. Rămâne deci de datoria noastră să facem un apel
către secuii şi maghiarii din ţară: acest referendum nu poate fi minimalizat la nivelul unor
jocuri politice cameleoniste’, se arată în comunicatul USR. Uniunea Secuilor din România a
făcut apel la populaţia maghiară să voteze cu DA la referendum.

În schimb, preşedintele Forumului de Coordonare al Organizaţiilor Judeţene ale Partidului Civic
Maghiar, Laszlo Gyorgy, a îndemnat populaţia maghiară ’să nu facă parte din mascarada care
se întâmplă în ţară, la momentul actual, să nu meargă la vot, pur şi simplu’. ’Dacă vrem să
păstrăm ultima fortăreaţă a democraţiei în România, atunci trebuie să fim părtaşi, dat fiind
faptul că nu ne prezentăm la acest referendum’, a arătat Laszlo Gyorgy, care este şi liderul
PCM Mureş.

În privinţa declaraţiilor senatorului Gyorgy Frunda, în ceea ce priveşte demiterea preşedintelui
Traian Băsescu, Laszlo Gyorgy consideră că ’ştim foarte bine că există o legătură foarte
strânsă între o parte din UDMR, o fracţiune din UDMR mai socialistă, şi Guvernul actual
socialist condus de Victor Ponta’. ’Nu ne miră acest lucru şi bineînţeles, ca întotdeauna, nici
acum UDMR şi domnul senator Frunda nu se uită la bunăstarea oamenilor, a cetăţenilor ţării,
a cetăţenilor de etnie maghiară, ci tratează problema ca întotdeauna, numai şi numai din
interes strict personal şi politic al UDMR. Comunitatea maghiară trebuie să fie reprezentată
corect, comunitatea maghiară s-a exprimat în privinţa acestui referendum şi nu va face parte
din această mascaradă’, a accentuat Laszlo Gyorgy.

AGERPRES
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1.7.122 Bolnavii de la spital arondați la 3 secții de votare (2012-07-25 13:33)

Cei peste 1.000 de bolnavi internaţi la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă (SCJU) din Târgu
Mureş vor fi arondaţi la cel puţin trei secţii de votare diferite, astfel încât pentru fiecare urnă
mobilă de votare să nu existe mai mult de 300 de voturi, a declarat miercuri, într-o conferinţă
de presă, prefectul de Mureş, Alexandru Petru Frătean. Frătean a spus că cei 1.000 bolnavi
care se estimează că vor fi internaţi până în ziua votului sunt consideraţi netransportabili,
iar pentru aceştia se va deplasa urna mobilă. ’Avem o situaţie la Spitalul Clinic Judeţean
de Urgenţă, unde se estimează că numărul internaţilor va fi aproximativ 1.000, drept pen-
tru care acest spital va fi arondat la cel puţin trei secţii de votare. Probabil le stabilim pe
nivelele spitalului, de aşamanieră încât să nu depăşească 300 pe urnamobilă’, a spus Frătean.

Prefectul a susţinut că tot la urna mobilă vor vota şi persoanele de la centrele de asistenţă
socială, cele din căminele de bătrâni şi deţinuţii, iar pentru cei 65 de deţinuţi cu drept de
vot, care au acte de identitate expirate se fac demersuri pentru ca aceştia să poată vota.
’La Penitenciar, mai mulţi dintre ce aflaţi acolo şi-au exprimat dorinţa de a vota, dar dintre
ei, 65 nu mai aveau acte de identitate valabile. Prin grija conducerii Penitenciarului, dar şi a
Serviciului de Evidenţă Informatizată a Populaţiei, li se va asigura până în ziua referendumului
un act de identitate valabil, conform legii’, a spus Alexandru Petru Frătean.

Pentru organizarea referendumului s-au alocat, la nivelul judeţului Mureş, 1,355 milioane
de lei, cea mai mare parte din sumă fiind destinată cheltuielilor de personal. Deşi iniţial
s-a prevăzut o sumă de 915.000 lei pentru cheltuieli de personal, prefectul a precizat că
s-au făcut economii astfel încât acest gen de cheltuieli va ajunge undeva la 800.000 lei. În
judeţ, numărul persoanelor cu drept de vot este de 484.890, faţă de 485.322 câte au fost la
alegerile locale. Pentru protecţia secţiilor de votare, vor fi mobilizaţi peste 1.000 de angajaţi
ai Ministerului Administraţiei şi Internelor - 480 de poliţişti, 314 jandarmi, 258 angajaţi ISU
şi 14 de la Serviciul Paşapoarte, Înmatriculări şi Serviciul pentru Străini. Un număr de 350
de persoane din alte structuri de ordine publică ale MAI vor fi angrenate pentru menţinerea
ordinii publice. La nivelul judeţului, pentru referendumul din 29 iulie au fost amenajate 544
de secţii de votare, faţă de 541, câte au existat la alegerile locale, au fost atribuite 533.379
de buletine de vot şi tot atâtea timbre autocolante şi 2.720 de ştampile cu menţiunea VOTAT,
câte 5 pentru fiecare secţie de votare.

AGERPRES

1.7.123 Sindicaliștii recomandă votul pro-demitere (2012-07-25 13:38)

Uniunea Judeţeană a Sindicatelor Mureş, filiala CNSLR Frăţia, a făcut un apel către populaţie
să se prezinte la referendumul din 29 iulie şi să voteze ’da’ pentru demiterea preşedintelui
suspendat Traian Băsescu. Potrivit unui comunicat dat publicităţii miercuri, Sindicaliştii îi
impută preşedintelui Traian Băsescu că ar fi girat diminuarea pensiilor şi salariilor, că ar fi
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contribuit la anularea contractului colectiv de muncă la nivel naţional care a dus la diminuarea
salariilor în sectorul privat şi ar fi dispus majorarea TVA.

În comunicatul de presă se precizează că preşedintele suspendat Traian Băsescu ar fi ’interzis
Guvernului Boc să aplice sentinţe judecătoreşti’, ar fi îndatorat ţara prin acordurile cu FMI
şi Banca Mondială, ar fi închis şcoli şi spitale şi ar fi practicat discriminarea. De asemenea,
documentul face referire la faptul că Traian Băsescu ar fi protejat corupţia, ar fi învrăjbit
populaţia împotriva bugetarilor, ar fi umilit persoanele cu dizabilităţi şi mamele, ar fi minţit şi
destabilizat societatea civilă.

Sindicaliştii mureşeni îi mai reproşează preşedintelui Traian Băsescu că ’a distrus flota’, ’şi-a
atribuit prin fals o casă’, ’a promulgat legi adoptate prin asumarea răspunderii guvernului,
subminând autoritatea parlamentului’ şi s-ar fi manifestat mai intens ca preşedinte de partid
decât ca preşedinte al românilor.

AGERPRES

1.7.124 Mii de hectare de culturi agricole afectate de secetă
(2012-07-25 14:35)

Şeful Direcţiei pentru Agricultură şi Dezvoltare Rurală (DADR) Mureş, Liviu Timar, a declarat
presei, miercuri, că la nivelul judeţului peste 62.000 de hectare de culturi sunt afectate de
secetă, iar, dacă în următoarele cinci zile nu va ploua, suprafaţa afectată va fi tot mai mare.
’Ca urmare a temperaturilor foarte ridicate din ultima perioadă şi a lipsei precipitaţiilor la
nivelul judeţului Mureş, în luna iulie, sunt afectate 62.769 de hectare. Printre cele mai afectate
până la această dată sunt suprafeţe foarte mari la porumb boabe pe 15.456 ha, soia - 1.752
ha, sfecla de zahăr - 239 ha, cartofi de toamnă - 1.500 ha, plante de nutreţ - 2.460 ha şi nu în
ultimul rând suprafeţe foarte mari de păşuni şi fâneţe naturale unde nu mai există masă verde
pe aceste suprafeţe, respectiv păşuni - suprafeţe de peste 30.000 ha, iar fâneţe naturale
peste 5.000 ha. Aceste suprafeţe din păcate cresc de la o zi la alta, având în vedere că deşi de
Sfântul Ilie, de regulă, în judeţul Mureş veneau ploile, acum nu au venit şi suprafeţele afectate
vor creşte în continuare’, a spus Liviu Timar.

Acesta şi-a exprimat speranţa că vor veni totuşi ploile, dar dacă nu, vor avea de suferit culturile
de porumb, soia, sfeclă de zahăr, arătând că este mulţumit de faptul că, deşi cu o producţie
sub estimări, culturile de cereale sunt mulţumitoare. ’Este bine că am reuşit, suntem în plină
desfăşurare a recoltării grâului, la orzoaică şi ovăz. Nu au fost aşa afectate aceste culturi,
suntem aproape de sfârşitul recoltării şi am reuşit să adunăm producţia de cereale (...) dar
din păcate culturile care vor fi recoltate în toamnă, cele pe care le-am amintit suferă foarte
tare de lipsă de apă’, a declarat Liviu Timar.
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Şeful DADR Mureş susţine însă că până în prezent nu se poate spune dacă suprafeţele sunt
calamitate sau nu, dar se poate constata că producţia va fi mult diminuată. Prefectul judeţului
Mureş, Alexandru Petru Frătean, a declarat miercuri, într-o conferinţă de presă, că a solicitat
DADR Mureş o evaluare a culturilor afectate de secetă şi că în funcţie de rezultate ar putea
sau nu să convoace Comitetul Judeţean pentru Situaţii de Urgenţă.

AGERPRES

1.7.125 ITM: amenzi de 120.000 lei în cinci zile (2012-07-25 14:38)

Pe parcursul a doar cinci zile inspectorii Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş
au aplicat amenzi în valoare totală de peste 120.000 lei pentru abateri de la legislaţia în
domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă a angajaţilor, precum şi pentru muncă la negru.
Potrivit ITM Mureş, în intervalul 16-20 iulie au avut loc 49 de controale în domeniul relaţi-
ilor de muncă, în cadrul cărora au fost identificate 9 persoane care lucrau fără forme legale
şi au fost sancţionaţi 35 de angajatori, dintre care 7 angajatori pentru muncă fără forme legale.

Potrivit unui comunicat de presă al ITM Mureş, pentru deficienţele constatate la angajatorii
controlaţi, inspectorii ITM Mureş au aplicat 39 de sancţiuni contravenţionale, din care 30
avertismente şi 9 amenzi din care 7 pentru munca la negru. Valoarea totală a amenzilor
aplicate în urma controalelor s-a ridicat la 96.000 lei, din care 90.000 de lei pentru muncă la
negru. De asemenea, inspectorii ITM au dispus 169 de măsuri pentru remedierea deficienţelor
constatate cu prilejul controalelor efectuate. De asemenea, inspectorii ITM Mureş au efectuat
18 controale pentru a verifica respectarea legislaţiei în domeniul securităţii şi sănătăţii în
muncă a angajaţilor, în urma cărora au fost constatate 21 deficienţe, motiv pentru care au fost
dispuse tot atâtea măsuri pentru remedierea acestora. Echipele de control au sancţionat 18
angajatori şi au aplicat 21 sancţiuni contravenţionale, din care 18 avertismente şi 3 amenzi,
valoarea totală a amenzilor ridicându-se la 24.000 lei.

În ceea ce priveşte Registrul general de evidenţă a salariaţilor - REVISAL, în pe parcursul celor
cinci zile s-au înregistrat 359 de contracte noi, din care 177 pe perioadă nedeterminată şi 182
pe perioadă determinată.

AGERPRES
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1.7.126 Percheziții la contrabandiștii de țigări - update (2012-07-26 09:38)

Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Mureş a anunţat, joi, că pe raza judeţului Mureş, se
efectuează în acelaşi timp, opt percheziţii domiciliare, în cadrul investigaţiilor efectuate într-un
dosar pe linie de evaziune fiscală, prin contrabandă cu ţigări. ’Până în acest moment au fost
identificate şi ridicate în vederea cercetărilor, peste 14.000 ţigarete (peste 700 de pachete
-n.r.) fără banderolă de marcaj fiscale emisă de autorităţile române, precum şi sume de bani
obţinute de cei 8 suspecţi din activitatea infracţională’, precizează un comunicat de presă al
IPJ Mureş.

Întrucât percheziţiile sunt în desfăşurare, Biroul de Presă al IPJ Mureş nu a putut oferi mai
multe detalii asupra acţiunii.

AGERPRES

Update:

În urma acestor percheziții, IPJ Mureș a emis un comunicat de presă, în care precizează
următoarele:

În această dimineaţă pe raza judeţului Mureş, s-au efectuat în mod simultan, un
număr de 8 percheziţii domiciliare, în cadrul investigaţiilor efectuate într-un dosar
pe linie de evaziune fiscală.

Au fost identificate şi ridicate în vederea cercetărilor, peste 14.000 ţigarete fără
banderolă de marcaj fiscale emisă de autorităţile române, precum şi suma de 1500
lei, bani obţinuţi din activitatea infracţională. 3 persoane au fost reţinute (doi
bărbaţi şi o femei), alte 5 persoane fiind cercetate în stare de libertate, sub aspectul
săvârşirii infracţiunii de evaziune fiscală.

Cele 3 persoane reţinute pentru 24 de ore în arestul IPJ Mureş, toate cu domiciliul în
localitatea Sângerorgiu de Mureş, judeţul Mureş, urmează a fi prezentate Parchetului
de pe lângă Tribunalul Mureş cu propunere de arestare preventivă, sub aspectul
săvârşirii infracţiunii de evaziune fiscală.
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1.7.127 FCM a bătut într-un amical Sănătatea Cluj (2012-07-26 12:09)

FC Municipal a invins cu 5-1 pe Sanatatea Cluj (Liga a III-a), intr-un nou joc amical disputat
miercuri dupa-amiaza. Golurile formatiei noastre au fost inscrise de: Apostu (47, 51), Szabo
(63), Saim (72) si Dilbea (80). Pentru FCM au evoluat:

Botoser (30-Negru, 60-Balauru) - Gugu (46-Pop), Pascariu (46-Apostol), Ungur (46-Nicu) -
Veres (10-Vagner, 70-Kinczel), Alex. Dan (46-Dilbea), Paduretu (70-Petris), Szilagyi (46-Saim) -
Cigan (60-Szabo), Teut (46-Apostu, 60-Huiban), Astafei (46-Rus).

Vineri, 27 iulie - Braşov - ora 10.30 este programată disputa:

FCM TÎRGU-MUREŞ - HAPOEL AKKO (Israel)

1.7.128 Programul de pregătire al BC Mureș (2012-07-26 12:15)

Conducerea BC Mureș a finalizat programul de pregătire pentru perioada precompetiţională.
Astfel, urmează ca începând cu luna august să fie programate următoarele evenimente:

6 august – întrunirea lotului
6-12 august – acomodare cu efortul fizic şi vizite medicale
13-20 august – cantonament la Sovata
24-25 august – două meciuri de verificare la Cluj Napoca
30 august – 1 septembrie – Cupa Mureş la Tg. Mureş, echipe invitate: CSU Sibiu, CSU Oradea,
CSM Bucureşti
9-10 septembrie – meciuri de verificare cu BC Perla Harghitei Miercurea Ciuc
14-16 septembrie – turneu amical la Körmend (Ungaria)
22 septembrie – meci cu CSU Sibiu
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1.7.129 The Straits la Peninsula (2012-07-26 14:22)

Publicul celui mai mare festival din România, Peninsula, va cânta pe 23 august în faţa
Scenei Mari hiturile Dire Straits alături de headlinerul The Straits! După concertul de mare
success susţinut în Royal Albert Hall, foştii membri Dire Straits Alan Clark şi Chris White au
decis să dea startul unui turneu, alături de colegii lor muzicieni de mare rang. Au urmat
concerte în Marea Britanie, precum şi alte ţări din Europa, dar şi în Abu Dhabi, iar hiturile Dire
Straits au avut un success uriaş peste tot fiind primite cu mare entuziasm. Sunetul unic al
clasicului Dire Straits – aşa i-au descris cei de la Daily Express. Alan Clark s-a alăturat Dire
Straits în 1980, ca primul lor clăpar şi a jucat un rol crucial în drumul spre succes al formaţiei
– lucru demonstrat şi de faptul că restul trupei îl privea ca pe un director muzical neoficial.
Înafară de activitatea sa din Dire Straits a mai colaborat cu artişti precum Eric Clapton, Bob
Dylan, Tina Turner sau Bee Gees. Saxofonisitul Dire Straits, Chris White, a colaborat şi după
destrămarea trupei cu Mark Knopfler, însă şi alte nume grele ale industriei i-au apreciat
telentul, cum ar fi Paul McCartney, Ray Charles, Joe Cocker sau Robbie Williams.

Peninsula 2012 se apropie cu paşi vertiginoşi – trupele se pregătesc de concerte, iar DJ-i de
petreceri până în zori. Vineri va mixa la Freedom Music Arena Subotage (HU), iar sâmbătă, tot
din Ungaria – Beatman &Ludmilla şi Karanny, pentru ca party-ul de duminică să îl încheie
Barany Attila (HU).

Pe Ciuc Music Live Stage vor urca sâmbătă artiştii de marcă ai underground-ului româ-
nesc, reprezentanţi de seamă ai hip-hop-ului: Facem Records, urmaţi de Besh o Drom (HU).
Duminică, scena îi primeşte pe Shukar Collective, trupă ce a cucerit deja public pe întreg ma-
pamondul cu combinaţia ei de ritmuri ţigăneşti autentice şi muzică electronică. Tot duminică,
înainte de finlandezii de la Children of Bodom pe scena mare vor cânta cei de la Subscribe.

Biletele pentru Peninsula 2012 au fost puse în vânzare în reţeaua de magazine Eventim şi
pe www.eventim.ro. Până pe 1 august costul unui abonament este de 100 de lei şi a unui
bilet de o zi 40 de lei, iar după această dată, respectiv în timpul desfăşurării evenimentului,
tichetul valabil 4 zile va costa 150 de lei, iar cel de o zi – 60 de lei. Festivalul Peninsula 2012
va avea loc între 23 şi 26 august pe malul Mureşului, în vecinătatea Complexului de Agrement
Weekend din Târgu Mureş.

Sursa: Peninsula
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1.7.130 Construcția depozitului de deșeuri - 6 luni întârziere
(2012-07-26 14:45)

Coordonatorul proiectului ’Sistem Integrat de Gestionare a Deşeurilor Solide în judeţul
Mureş’, Radu Spinei, a declarat presei, joi, că lucrările de execuţie la depozitul ecologic de
deşeuri de la Sânpaul sunt în întârziere cu o jumătate de an din cauza unor contestaţii depuse
la licitaţii, precum şi a dificultăţilor din faza de achiziţie. ’În momentul de faţă ne aflăm în faza
de execuţie a lucrărilor la depozitul zonal - celula 1 şi estimăm ca termen de finalizare a acestor
lucrări luna decembrie 2012. Faţă de graficul de lucrări pe care-l avem, conform contractului
de finanţare, întârzierile sunt de aproximativ 6 luni. Dar se încearcă a fi recuperate prin supli-
mentarea forţei demuncă pe amplasament şi suplimentarea utilajelor’, a declarat Radu Spinei.

Acesta a precizat că pe lângă contestaţii şi vremea nefavorabilă din prima parte a anului a
contribuit la întârzierea lucrărilor. Spinei a arătat că durata de finalizare a proiectului este
decembrie 2013, conform contractului de finanţare, dar că prima alveolă ar trebui dată în
funcţiune în luna decembrie a acestui an. ’Primii beneficiari sunt de fapt toate unităţile
administrativ-teritoriale, pentru că în momentul în care dăm în funcţiune depozitul, practic,
toate autorităţile publice locale din judeţul Mureş vin la depozitare pe depozitul de la Sânpaul.
Singura excepţie rămâne Sighişoara, zona Sighişoara, unde avem un depozit în funcţiune,
care poate să preia la depozitare cantităţile de deşeuri generate în zona Sighişoara, până va
ajunge la umplere. Prima alveolă a depozitului de la Sânpaul va avea o capacitate de 2,5
milioane de metri cubi, ceea ce reprezintă jumătate din capacitatea finală a depozitului şi o
perioadă estimată de umplere de aproximativ şase ani’, a spus acesta.

Un raport al Gărzii de Mediu Mureş a scos în evidenţă faptul că administraţiile locale din judeţ -
cu excepţia celor din zona Sighişoarei, unde funcţionează singurul depozit de deşeuri conform
autorizat din judeţ - au probleme în privinţa depozitării deşeurilor, majoritatea primăriilor,
inclusiv Târgu Mureş, nemaiavând contracte semnate cu depozite din alte judeţe. Contractul
de finanţare europeană pentru proiectul ’Sistem Integrat de Gestionare a Deşeurilor Solide
în judeţul Mureş’, cofinanţat din Fondul European de Dezvoltare Regională (FEDR), în cadrul
Programului Operaţional Sectorial Mediu (POS Mediu), fost semnat în iunie 2010. Anul trecut,
în noiembrie, a fost semnat contractul de execuţie a lucrărilor la depozitul zonal de deşeuri
şi la instalaţia de tratare mecano-biologică, în valoare de peste 100 de milioane de lei, cu
un consorţiu de trei firme. Proiectul prevede construcţia noului depozit zonal de deşeuri şi
construcţia unei instalaţii de tratare mecano-biologică a deşeurilor pe raza comunei Sânpaul
şi închiderea depozitelor neconforme de deşeuri din Târgu Mureş, Reghin, Iernut, Luduş şi
Sovata.

AGERPRES
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1.7.131 Szasz Jeno cere o uniune UDMR-PCM-PPMT (2012-07-27 09:15)

Preşedintele Partidului Civic Maghiar, Szasz Jeno, a adresat o scrisoare preşedintelui UDMR,
Kelemen Hunor, şi preşedintelui Partidului Popular Maghiar din Transilvania (PPMT), Toro T.
Tibor, prin care le propune crearea Coaliţiei Maghiare din România sau Uniunea Maghiară din
România, a anunţat joi, la Târgu Mureş, purtătorul de cuvânt al PCM, Biro Zsolt. ’Ca să nu
avem niciun dubiu, noi suntem deschişi să discutăm pentru creare unei coaliţii de alegeri,
exemplul nostru ar fi cea din Slovacia, unde trei partide maghiare au creat Partidul Coaliţiei
Maghiare. Această coaliţie s-ar putea numi foarte simplu Coaliţia Maghiară din România sau
Uniunea Maghiară din România şi atunci UDMR ar trebui să scoată din denumire doar acel
cuvânt ’Democrat’ de care oricum nu se ţin dânşii. Deci nu ar fi o tragedie pentru ei. Mai ales
dacă ţinem seama că UDMR a obţinut rezultate bune sau chiar foarte bune la alegerile locale
- permiteţi-mi să îi felicit - în această coaliţie ar avea un cuvânt greu de spus cu opt din 10
locuri eligibile’, a arătat Biro.

Reprezentantul civicilor a spus că în această coaliţie UDMR ar avea opt locuri din zece eligibile,
dat fiind rezultatul de 81 % la alegerile locale, în timp ce PCM şi PPMT ar avea câte un
loc, întrucât au obţinut în alegeri, în rândul partidelor maghiare, 10 %, respectiv 9 %. PCM
consideră că oferta făcută celor două formaţiuni este ’cinstită şi bună’, mai ales că maghiarii ar
fi de acord cu o astfel de coaliţie. ’Comunitatea maghiară ar accepta, ar sprijini şi consideră că
e o ofertă foarte bună, acum e rândul nostru, al politicienilor să discutăm despre aceste lucruri,
să clarificăm şi să realizăm coaliţia respectivă. Pentru acest scop ne-am adresat domnului
Kelemen Hunor, respectiv domnului Toro T. Tibor într-o scrisoare. Am făcut un îndemn să ne
întâlnim cât mai curând cu dânşii şi să vedem dacă putem să facem un pas înainte. (...) Apelul
nostru este de creare a unei reprezentative naţionale a maghiarilor din Transilvania’, a preciza
Biro.

AGERPRES

1.7.132 Doar 6% din culturile afectate de secetă sunt asigurate
(2012-07-27 09:32)

[1] Din cele 62.762 de hectare de culturi agricole, din care 30.000 de hectare de păşuni,
care au fost afectate de secetă în judeţul Mureş, doar 6,5 % dintre acestea au asigurare, a
anunţat, joi, prefectul Alexandru Petru Frătean. ’Ceea ce vreau să subliniez este aspectul
că, din totalul suprafeţelor afectate de secetă în judeţul Mureş, doar 6,5 % erau asigurate.
Vom analiza posibilitatea de a trimite Guvernului României, spre analiză, propuneri de stim-
ulare a asigurării producţiilor agricole’, a precizat prefectul Frătean într-un comunicat de presă.

Potrivit documentului, lipsa precipitaţiilor şi temperaturile ridicate din luna iulie au afectat
până acum 15 % din suprafaţa agricolă a judeţului Mureş, cele mai afectate culturi fiind cele
de porumb boabe (peste 15.000 de hectare), soia (1.752 de hectare), sfeclă de zahăr (939
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de hectare) şi cartofi (1.500 de hectare). Din datele prezentate Prefecturii Mureş de Direcţia
pentru Agricultură şi Dezvoltare Rurală rezultă că lipsa de masă-verde de pe păşuni şi fâneţe
afectează şi producţia din sectorul zootehnic. În ceea ce priveşte suprafeţele şi producţiile
la culturile de cereale, din cele 18.350 de hectare de grâu şi secară însămânţate, au fost
recoltate până astăzi 12.850 de hectare (70 %), în timp ce orzul a fost recoltat în proporţie de
100 %, orzoaica în proporţie de 88 %. ’Având în vedere seceta şi lipsa de precipitaţii de până
acum, dar şi condiţiile în care au fost însămânţate în toamna anului 2011 culturile de orz de
toamnă şi grâu de toamnă, consider că specialiştii de la Direcţia Agricolă Mureş au dreptate
atunci când afirmă că producţia medie realizată în acest an, de 2.800-2.900 de kilograme la
hectar, este o producţie bună. Pozitiv este şi faptul că, deocamdată, nu sunt probleme cu
suprafeţele de pomi şi de vie’, a precizat Alexandru Petru Frătean.

AGERPRES
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1.7.133 83,7% din mureșenii prezenți la urne au votat DA (2012-07-30 06:31)

Din cei 484.784 de alegători din judeţul Mureş, 170.019 (35,07 %) s-au prezentat duminică
la urne, în cadrul referendumului pentru demiterea preşedintelui suspendat, iar dintre aceştia
142.353 (83,72 %) au votat ’da’ şi 24.994 (14,70 %) au votat ’nu’. Potrivit rezultatelor finale
afişate la Biroul Electoral Judeţean Mureş, din totalul voturilor exprimate 2.672 au fost nule
(1,57 %).

AGERPRES

1.7.134 Grădinița verde la Reghin (2012-07-30 11:16)

[1] Accesarea unei finanţări nerambursabile din cadrul programului "Spaţii Verzi – com-
ponenta Spaţii Verzi Urbane" finanţat de Fundaţia pentru Parteneriat şi MOL România este o
şansă pentru reabilitarea spaţiului de joacă al Grădiniţei cu Program Prelungit Nr. 2 Reghin.

Asociaţia Mărţişorul Reghin a întocmit proiectul „Grădiniţa verde” care a participat la concursul
de proiecte organizat de Fundaţia pentru Parteneriat şi MOL România în cadrul programului
mai sus amintit pentru anul 2012. Proiectul a primit finanţarea solicitată şi este derulat în
perioada 23.04.2012- 31.07.2012. În derularea proiectului Asociaţia Mărţişorul este sprijinită
de Primăria Municipiului Reghin, Asociația Rotary Club Reghin, SC. Larix Forest SRL Reghin, SC
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Evora Center SRL, SC Mobila Dalin SRL, SC Remex SA, SC. Mirdatod SRL Ibăneşti.

Obiectivele proiectului sunt transformarea unei zone asfaltate în zonă verde, montarea de
gazon rulou, plantarea de plante perene, plante anuale, bulbi de plante, arbori, arbuşti,
subarbuşti şi plante agăţătoare, amplasarea coşurilor de gunoi pentru colectarea selectivă,
montarea de grilaje de lemn pentru susţinerea plantelor căţărătoare şi amenajarea unui spaţiu
acoperit cu panouri de lemn cu grilaj şi jardiniere cu flori. De asemenea, copiii vor beneficia
de locuri de joacă, bănci, căsuţe Edelweis.

Pentru început, s-au desfăşurat activităţile de educaţie ecologică la care au participat toţi
copiii grădiniţei. Începând cu anul şcolar viitor, copiii Grădiniţei P.P.2 Reghin vor beneficia
de un loc de joacă plăcut, la amenajarea şi întreţinerea căruia vor fi implicaţi în mod direct,
lucru esenţial pentru educaţia lor şi sensibilizarea acestora cu privire la importanţa protejării
mediului. Suntem convinşi că numai prin forţa exemplului putem educa generaţiile viitoare.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/60520366.jpg

1.7.135 Liste electorale neconforme (2012-07-30 20:28)

În municipiul Târnăveni la urne s-au prezentat un număr de 9.512 alegători, adică un
procent de aproape 43 % din populaţia cu drept de vot a oraşului. Comparativ cu rezultatele
de la alegerile locale din luna iunie, participarea la vot a fost mai redusă. În 10 iunie la urne
s-au prezentat 10.830 alegători, adică un procent de 47,44 %.

Dintre participanţii la referendum 8.568 au votat pentru demiterea preşedintelui, iar 854

împotriva demiterii preşedintelui Traian Băsescu, diferenţa de voturi reprezentând buletinele

anulate. Astfel și participarea la vot de la Târnăveni a invalidat referendumul deoarece s-au

prezentat la urne doar 42,28 % din populaţia cu drept de vot, din totalul de 22.496 de alegători

de pe listele electorale.

Ciudățenia

Listele electorale nu au fost însă tocmai conforme cu realitatea, deoarece populaţia oraşului
s-a redus la 20.685 de locuitori conform datelor ultimului recensământ, iar listele electorale
nu au fost actualizate, pe vechile liste populaţia fiind mai mare cu aproape 2.000 de persoane.
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Mircea Barbu

1.7.136 Leneșii electorali (2012-07-30 20:33)

34,23 % dintre reghinenii cu drept de vot şi-au exprimat duminică opţiunea cu privire la
demiterea preşedintelui suspendat Traian Băsescu. Din cele 31.727 de persoane înscrise pe
listele electorale, 10.868 au ales să se prezinte la urne, egalând astfel procentul realizat de
județul Mureș în ceea ce privește participarea la vot. Se pare că reghinenii au considerat
alegerile locale din 10 iunie ca fiind mult mai importante decât Referendumul. La scrutinul
organizat pentru desemnarea primarului și a membrilor Consiliului Local Municipal procentul
de participare la vot a fost de 59 %, fiind vorba de 18.897 de oameni care și-au exprimat
atunci preferințele.

Este de menționat și faptul că numărul reghinenilor care au participat la referendum îl

depășește pe cel care a dus la alegerea doamnei Maria Precup în funcția de primar. 8.526 de

cetățeni și-au pus ștampilele de vot în luna iunie pe numele candidatului USL determinând

alegerea unei femei la conducerea orașului pentru prima dată în ultimii 20 de ani.

Deși procentul de participare la referendum nu este mare în ceea ce privește Reghinul, această

cifră (10.868) a determinat-o pe Maria Precup să mulțumească tuturor celor care au ieșit la

vot și să declare că este mândră de ei.

Atitudinea UDMR, dezagreată

Atât primarul ales al reghinenilor, Maria Precup, cât și viceprimarul Daniel Gliga, s-au arătat
nemulțumiți de atitudinea UDMR, care și-ar fi îndemnat susținătorii să nu participe la vot, dar
au spus că, în ciuda acestui îndemn, cifrele de la Reghin indică clar faptul că și o parte dintre
reghinenii de etnie maghiară s-au prezentat duminică la urne. Cât despre procentul redus
de participare la vot din județele învecinate, primarul Maria Precup a spus că e regretabil și
că „ardelenii sunt cunoscuți ca fiind oameni cumpătați și mai lenți, dar de data aceasta s-au
dovedit a fi mai leneși”.

Emeșe Ardelean
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1.7.137 Dacă toţi ar fi ghejeni… (2012-07-30 20:39)

Săptămâna trecută, joi, USL a organizat un marş desfăşurat pe principalele străzi din

cartierele oraşului Luduş. În primele rânduri ale coloanei au fost prezenţi Cristian Moldovan,

primarul oraşului alături de consilierii locali Cornel Boitoş, Liviu Botezan, Ioan Bungardi,

Cristina Dancu, Gelu Puia, Daniel Şofron, Daniel Totu şi Sorinel Tripon, toţi de la USL. Au lipsit

consilierii de la UDMR şi PDL, o absenţă care a contat în final. Au fost prezenţi un mare număr

de cetăţeni ai oraşului, mulţi dintre ei dorind să-şi exprime răspunsul la o întrebare simplă:

„De ce doriţi demiterea…

…. preşedintelui Băsescu?” Iată câteva răspunsuri:

Vasile Guţă, pensionar: „ Pentru că Băsescu cu clica lui şi partidul din care s-a ridicat şi a ajuns
preşedinte, ne-a tăiat pensiile care şi aşa sunt mizerabile. În atâţia ani îşi bat în continuare joc
de noi”.

Florin Cucean, întreprinzător particular: „Din cauza nivelului scăzut de trai al populaţiei. Sunt
în contact direct cu oamenii şi văd în fiecare zi cât de bine trăiesc”.

Vasile Luca, pompier: „Vreau schimbarea preşedintelui care este generator de scandaluri
politice în ţară. Este un om care a făcut numai rele şi scandaluri. Părerea mea”.

Daniel Şofron, consilier local: „Vreau să chemăm la vot pe toţi cetăţenii oraşului, nu numai pe
cei care spun „DA” la referendum. Trebuie să participe la vot şi aceştia ca să ştie ce înseamnă
în democraţie dreptul liber de a vota”.

Ana Bordan, învăţătoare: „Pentru că vreau să se facă dreptate, pentru că vreau să scăpăm
de cei care ne-au condus atât de prost ţara. Să ştiţi că întreaga mea familie subscrie la cele
spuse de mine”.

Ioan Rus, pensionar: „Eu, unul am venit pentru ca Băsescu să pice. Atât! Din ce motiv? Sunt

foarte, foarte multe. Atât pot să-i spun, să meargă şi să caute flota pierdută a României”.
©2024 www.punctul.ro 1047



BlogBook 1.7. JULY

Referendumul în cifre

La alegerile locale din 10 iunie, un număr de 9.186 de luduşeni şi-au exprimat preferinţa
pentru un partid sau altul. Acum, la Referendum s-au prezentat la urne doar 6.339 de cetăţeni,
adică 43,2 % dintre cei înscrişi în liste. Până la o analiză mai amplă, prezentăm doar cifrele
seci care au fost înregistrate oficial. La secţia nr. 154 de la Casa de Cultură, au fost prezenţi
621 – reprezentând 37,7 %; Nr. 155, Şc. „Ioan Vlăduţiu” – sala de sport, 643 – 44 %; Nr. 156,
Şc. „Ioan Vlăduţiu” sediu, 696 – 45,81 %; nr. 157, Liceu, 703 – 47,62 %; Nr. 158, Grădiniţa
„Căsuţa fermecată”, 616 – 42,04 %; Nr. 159, Grădiniţa Crinului, 738 – 46,32 %; Nr. 160,
Grădiniţa Vânătorilor, 496 – 45,21 %; Nr. 161,Şc. Gen. 1 sala de sport, 398 – 37,09 %; Nr.
162, Şc. Gen. 1 - sediul vechi, 493 – 44,09 %; Nr. 163, Gheja, 723 – 56,66 %; Nr. 164, Roşiori,
262 – 24,88 %. La răspunsul cerut de Referendum, 5601 luduşeni au răspuns „DA” , iar 722
au răspuns „NU”. În procente scorul a fost de 89 % pentru demitere şi 11 % în favoarea
preşedintelui.

Ioan A. Borgovan

Ana Andrasi (2012-08-01 08:52:48)
Felicitari ghejenilor !!!

1.7.138 Din nou la festival (2012-07-30 20:44)

Un român plecat în lume devenit violonist celebru - Alexandru Gavrilovici - şi o familie
de bucureşteni (cu rădăcini sighişorene) - Luminiţa şi Valentin Tcacenco - toţi cu nostalgia
farmecului Sighişoarei, întâlnindu-se în toamna anului 1992 şi depănând amintiri din vremuri
trecute s-au gândit că stă în puterea lor de a da o dimensiune muzicală oraşului de care-şi
aminteau cu plăcere că i se spunea “Perla Transilvaniei”...

Astfel s-a născut ideea unor cursuri de vară la Sighişoara la care Alexandru Gavrilovici -
profesor de vioară la Academia Yehudi Menuhin din Gstaad, împreună alţi maeştri ai muzicii,
să împărtăşească din talentul lor tinerilor în cadrul unic al Sighişoarei.

Această frumoasă iniţiativă a fost agreată de municipalitate care a acceptat să patroneze
cursul, implicându-se în organizarea acestuia şi acordând tot sprijinul de care a fost nevoie
pentru ca cele nouăsprezece ediţii care au avut loc până acum să nu sufere din nici un punct
de vedere.
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Amploarea cursurilor a crescut de-a lungul anilor astfel încât, începând din anul 1997, primele
zece zile ale lunii august, paralel cu lecţiile demăiestrie se desfăşoară şi Festivalul Internaţional
de Muzică Academică la care şi-au dat concursul, alături de tinerii cursanţi interpreţi renumiţi
pe plan mondial. Menţionăm că, prin eforturile reunite ale profesorilor s-a reuşit achiziţionarea
unui pian de concert marca Yamaha care a fost donat Municipiului Sighişoara fiind amplasat în
Sala Festivă cu o acustică deosebită şi „a cărei frumuseţe îţi taie respiraţia” cum a afirmat dl.
Gavrilovici cu ocazia primei sale vizite la Primăria Sighişoara. Intrebat fiind "De ce Sighişoara"
- întru-un reportaj difuzat de postul naţional de televiziune, renumitul violonist Alexandru
Gavrilovici, a răspuns cu modestie: "Pentru că aici, înconjuraţi de atâta frumuseţe, istorie şi
linişte atât studenţii cât şi noi, profesorii ne regăsim echilibrul de a munci împreună, ore în şir,
fără a obosi şi fără a ne gândi la altceva. Iubesc Sighişoara şi întotdeauna mă voi întoarce cu
bucurie aici." În prezent, partenerii municipalităţii în acest proiect cultural de excepţie sunt
Fundaţia Elan Bucureşti şi Asociaţia „Cultura VIVA Sighişoara”. Această manifestarea culturală
de o înaltă ţinută artistică a adăugat o nouă dimensiune imaginii Sighişoarei ca centru cultural
internaţional.

Începând din anul 2009, evenimentul a primit titulatura de Academia Sighişoara - Sommer
Akademie. Dată fiind valoarea personalităţilor artistice de prim rang invitate în festival,
onorantă atât pentru organizatori cât şi pentru publicul meloman, presa de specialitate
a manifestat un interes deosebit faţă de recitalurile extraordinare din program nu o dată
cerând acordul pentru înregistrarea şi redarea ulterioară a acestora. Intrând în tradiţia
culturală a Sighişoarei, festivalul, ajuns acum la cea de-a XIX-a ediţie, a fost încă de la
început nu numai un prilej de a oferi melomanilor concerte de o înaltă ţinută artistică ci şi
un mod de a atrage atenţia lumii muzicale şi nu numai asupra potenţialului cultural românesc.

PROGRAM

Miercuri, 1 august, ora 20.00, Sala Primăriei

Gala Concert
Helena Winkelman, Vioară
Dana Ciocarlie, Pian
Lucrări de: Franz Schubert, György Ligeti, György Kurtag, George Enescu şi Helena Winkelman

Joi, 2 august, ora 20.00 , Sinagogă
Concert
Solişti din Berna

Vineri, 3 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Alexandru Gavrilovici, Vioară
Viniciu Moroianu, Pian
Lucrări de: Geroge Enescu
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Sâmbătă, 4 august, ora 20.00, Biserica Mănăstirii
Concert
Solisti din Berna, Orchestra de cameră
Lucrări de: Antonio Vivaldi

Duminică, 5 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Cvartetul Leonor

Luni, 6 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Carte Blanche, Adrian Pop

Marţi, 7 august
Excursie

Miercuri, 8 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Adelheid Litschauer, Violoncel
Tünde Kurucz, Pian
Imre Rohmann, Pian
Alexandru Gavrilovici, Vioară
Lucrări de: Franz Schubert şi Zoltan Kodaly

Joi, 9 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Imre Rohmann, Pian
Botond Kostyak, Contrabas
Alexandru Gavrilovici, Vioară
Huertas Jaime, Violă
Huertas Alvaro, Violoncel
Lucrări de: Franz Schubert, Claude Debussy şi Thomas Reiner

Vineri, 10 august, ora 20.00, Sala Primăriei
Concert
Marie Trottmann - harpă
Ivanka Zahirovic - flaut
Vladimir Lakatos - violă
Mircea Palade - violoncel
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Municipiul Sighisoara (2013-03-04 09:38:27)
Va multumim ca ati preluat integral textul comunicatului de presa difuzat pe site-ul
www.sighisoara.org.ro

1.7.139 Un nou centru sportiv, la Tîrgu-Mureș (2012-07-30 21:09)

La sfârșitul săptămânii trecute a fost inaugurată la intrarea în Complexul de agrement și

sport Mureșul (Weekend) Academia de Sport, o bază sportivă modernă, amplasată pe terenul

fostei baze sportive a echipei ASA. Până de curând, fosta bază sportivă ASA a aparținut

Ministerului Apărării. Odată intrată sub tutela Primăriei Tîrgu-Mureş, la iniţiativa lui Claudiu

Maior, consilier al primarului dr. Dorin Florea, baza sportivă a fost transformată în actuala

Academie de Sport. În mai puţin de 8 luni reabilitarea a fost integral efectuată, iar noua

Academie de Sport, unică în zonă, se poate mândri cu două terenuri de fotbal şi cinci de

tenis de câmp, cu câte o minitribună, dar şi locuri de parcare. Mai multe detalii, precum

și numeroase poze din cadrul uneia dintre cele mai frumoase baze sportive din țară, puteți

vizualiza în prezentul articol.

Modernizare completă

Informații detaliate despre noua bază sportivă am primit de la Teodor Moca, director adjunct

SPUM din cadrul Primăriei Tîrgu-Mureș: „Academia de Sport s-a modernizat și s-a reamenajat

pe fostul loc al bazei de pregătire ASA Tîrgu-Mureș. Clădirea a aparținut până nu demult

Ministerului Apărării. Primăria a reușit să o treacă în subordine și astfel s-a putut trece la

amenajarea ei. Dintr-o clădire părăsită, care dădea o notă negativă la intrarea în Weekend

dinspre Aleea Carpați, a ajuns să fie una dintre cele mai frumoase clădiri și baze – și nu o

spun eu, o spun oamenii care au trecut pe la noi, care acum sunt pe la Pro-Rapid sau prin alte

părți – e una dintre cele mai frumoase din țară referitor la tot ce conține clădirea în interior cu

dotările ei, terenurile de antrenament și locurile de parcare, așezarea...”.
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Dotări interioare

„În interiorul clădirii găsim un număr de 15 camere cu două paturi, baie proprie cu cabină

de duș, internet, telefon… vor fi montate și televizoare în fiecare cameră. Avem o terasă în

partea dinspre parcare, destul de mare – undeva la 40 de locuri cu un minibar. În partea de

mansardă avem o altă terasă pe care pe viitor dorim să o dăm spre deschidere publicului care

să aibă o priveliște de panoramă, să vadă terenurile, partea din Weekend etc. Partea de jos

conține o Sală de mese cu o capacitate de 50-60 de persoane, un oficiu care este dotat cu un

spălător de vase, o bucătărie, o magazie pentru depozitare prevăzută și cu mașină de spălat

rufe, un mic birou administrativ, un cabinet medical care va fi funcțional în momentul în care

se vor crea condiții de cantonament, un vestiar mare pentru un lot numeros care are legătură

către cabinetul medical și către Sala de masaj. Avem o toaletă de serviciu în capătul holului

spre parcare, spre terenurile de tenis; spre exterior avem centrala termică unde accesul este

interzis persoanelor străine. Avem acces la Sala de forță atât din exterior, cât și din partea

interioară. Avem un vestiar pentru angajați. Cea mai reușită parte a Academiei este Centrul

Spa care conține un jacuzzi pentru 8 persoane, o baie de aburi pentru 10-12 persoane, o

saună uscată pentru 8-10 persoane și o cadă rece mai ales pentru sportivii de performanță

care o folosesc pentru recuperare”, ne-a informat Teodor Moca.

Dotări exterioare

În privința dotărilor exterioare ale Academiei, informații am primit tot de la Teodor Moca:
„Avem parcarea foarte spațioasă, cele cinci terenuri de tenis de câmp cu suprafață de zgură,
amenajate cu tribună și bănci pentru jucători. În plus avem un teren în partea din spate care
va fi tot un teren de tenis de câmp cu suprafață sintetică; se poate folosi și iarna. În plus,
există două terenuri de iarbă pentru fotbal, dotate cu gazon natural prevăzute cu drenaj, cu
sistem de irigație propriu, ceva unic la noi în județ. Lângă terenul al doilea de fotbal vrem să
amenajăm o tribună cu aproximativ 1.500 de locuri”.

Tîrgumureșenii pot beneficia deja de serviciile oferite de Academia de Sport, la următoarele

prețuri: spa+vestiar – 31 lei/2 ore; sala de forță+vestiar – 28 lei/1 oră; tenis+vestiar – 36 lei/1

oră; spa+sala de forță+vestiar – 63 lei/3 ore. Pentru informații suplimentare sau rezervări
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puteți suna la următoarele numere de telefon: 0365-730.539 sau 0735-206.294.

Doar 8 luni…

În cadrul festivităţii de inaugurare a Academiei, primarul Dorin Florea a precizat: „Acest
proiect a fost ideea lui Claudiu Maior şi mă bucur că a prins contur şi după mai puţin de 8
luni îl vedem la cele mai ridicate standarde. Este un cadou pentru toţi cei care au făcut ceva
pentru sport, oameni care au pus mult suflet şi este destinată copiilor noştri. M-am chinuit opt
ani să aduc această bază în patrimoniul Primăriei, în ciuda celor care s-au opus şi se opun în
continuare. Le spun toate acestea cu toată deschiderea, pentru că altfel n-aş fi eu şi pot să
dau chiar o listă cu cei care se opun. Ideea este ca Tîrgu-Mureşul să devină un adevărat centru
olimpic, care să cuprindă toate bazele sportive, cu sporturi de echipă şi nu numai. Vom avea
nevoie de antrenori, de specialişti, capitol la care avem nevoie de sprijinul tuturor. Astfel, nu
vom mai fi nevoiţi să sărim acea etapă de formare a sportivilor şi să cumpărăm talente. De
aceea nu avem rezultatele dorite, pentru sărim această etapă şi apelăm la alţii”.

Vasile Dancea

1.7.140 Păstorii de berbeci și gâște (2012-07-30 21:12)

Trecând peste faptul că a fost inițiat constituțional sau nu (deși e cam abruptă abordarea,
ce-i drept), referendumul devoalează o slăbiciune a românilor de a căuta mereu soluția
providențială. Primul semn a apărut la alegerile locale, când, din nou, românii nu au votat
pentru ceva, ci anti ceva. Anti PD-L cu al său vârf de lance, președintele Traian Băsescu.
Firesc, opoziția ajunsă de acum la putere s-a mulat pe tendință, a forțat nota, a făcut cam ce
schimbări a poftit, cu o grabă și-o sete de răzbunare vădită. Totul, pentru a pregăti debarcarea
președintelui și astfel preluarea integrală a puterii. Iar poporul, în bună măsură a aprobat tacit,
a înghițit toate stângăciile anticonstituționale. Dacă niște voci autoritare, cum e cea a Angelei
Merkel n-ar fi intervenit, e foarte probabil că USL n-ar fi avut deloc emoții la acest referendum,
pentru că românii, ca și USL-ul pe care l-au votat, la fiecare alegeri au dovedit o reală sete de
răzbunare.

Pe lângă asta, noi ca popor nu ne-am vindecat de mitul instituției providențialismului, a
omului sau formațiunii politice care ne va salva. Luăm puterea și o dăm în întregime, fără
să ne gândim prea mult, la cea mai puternică forță de opoziție. Nu la cei mai pricepuți,
nu la cei mai onești sau capabili, nu la cei care și-au făcut cel mai bine temele (și astfel îi
încurajăm pe toți să nu și le mai facă, ci să mizeze pe cartea populismului ieftin), ci la cei mai
puternici care l-ar putea doborî pe „tiran”. E de ajuns doar să privim mesajele de campanie
©2024 www.punctul.ro 1053



BlogBook 1.7. JULY

ale USL, mulate perfect pe această pornire, ca să înțelegem acest fapt. Așadar, am ajuns să
avem de ales la referendum, între a schimba, vorba lui Andrei Pleșu, un berbec pe două gâște.

Scriu editorialul în ajun de referendum și cred că rezultatul lui, indiferent care va fi el, n-are
cum să aducă nimic bun. Ambele tabere sunt profund corupte, pline de inși mediocri fără stofă
de oameni de stat, de neaveniți populiști, care au ajuns așa încurajați de comportamentul
electoral al românilor.

Soluția? Nu cred că există o rețetă exactă de urmat în tratarea acestei „boli”, dar n-ar strica
să începem să votăm cu cap nu cu sentimente, după ce ne informăm, după ce citim exact
cine sunt și ce vor oamenii care ne cer votul. Referendumul este o cauză pierdută, însă vin
alegerile parlamentare și mi-e teamă că românii vor repeta isprava.

Cătălin Hegheș

1.7.141 Scumpa Autostradă (2012-07-30 21:16)

Autostrada Tîrgu-Mureș - Iași se va construi în patru ani. Ministerul Transporturilor a

elaborat indicatorii tehnico-economici pentru proiectul autostrăzii, iar aceştia urmează să fie

supuşi aprobării Guvernului. Aceasta este împărţită în trei mari secţiuni: Tîrgu-Mureş-Ditrău

(92 km), Ditrău-Tîrgu-Neamţ (119 km) şi Tîrgu-Neamţ-Iaşi (78 km), iar finanţarea va fi făcută

de la bugetul de stat şi din alte surse. Astfel, conform proiectului, costul total al autostrăzii

(care însumează 289 de kilometri) este de 39,8 miliarde de lei (cu TVA), adică 8,9 miliarde

de euro, la un curs de 4,46 lei/euro, valabil la data la care au fost întocmite studiile. Rezultă

un cost de peste 30 de milioane de euro pe kilometru. Costul este mult mai ridicat decât

estimările iniţiale, publicate de multă vreme pe site-ul Companiei de Autostrăzi. Acolo, costul

estimat pentru 310 km de autostradă (este inclus şi Tronsonul Iaşi-Ungheni, la graniţa cu

Republica Moldova) era de doar 6,1 miliarde de euro.

La drum

1054 ©2024 www.punctul.ro



1.7. JULY BlogBook

Autostrada Târgu Mureș-Iași, denumită și Autostrada Est-Vest va urma traseul Iași - Târgu
Frumos - Săbăoani - Târgu Neamț - Poiana Largului - Ditrău - Târgu Mureș, unde va fi creată
o legătură cu Autostrada A3. A3 este o autostradă în construcție, de 584 km, ce urmează
să pornească de la București spre nord, să traverseze Munții Carpați prin Valea Prahovei, să
traverseze Podișul Transilvaniei pe diagonală, și să ajungă, prin nordul Carpaților Occidentali,
la punctul de trecere a frontierei cu Ungaria de la Borș. Autostrada va lega orașele București,
Ploiești, Brașov, Făgăraș, Sighișoara, Târgu Mureș, Turda, Cluj-Napoca, Zalău și Oradea.

Autoritățile române au împărțit Autostrada A3 în două proiecte independente: Autostrada
București – Brașov și Autostrada Brașov – Cluj – Borș, întitulată și „Autostrada Transilvania”,
punctul comun fiind orașul Brașov.

Pe 1 decembrie 2009 s-au deschis circulației primii 42 de kilometri din această autostradă,
dintre Turda și Cluj Vest, iar în 13 noiembrie 2010, încă 12 km între Turda și Câmpia Turzii, în
timp ce alte tronsoane sunt în execuție. Din 19 iulie 2012, este circulabilă și o parte de 56 din
cei 62 km ai autostrăzii București–Ploiești, aflată între centurile celor două orașe.

Cristina Vancea

1.7.142 Preşedintele obţine o victorie prin neprezentare (2012-07-30 21:23)

Mureşenii au invalidat prin prezenţa scăzută la urne referendumul organizat pentru
demiterea preşedintelui Traian Băsescu. Doar 35,07 % dintre mureşeni au fost contabilizaţi la
vot până la ora 23. Cum a decurs ziua referendumului în judeţul Mureş, puteţi lectura mai jos…

Mureşenii au absentat masiv la urne, preferând să nu-şi exprime opţiunea în legătură cu
demiterea preşedintelui României, Traian Băsescu, duminică, 29 iulie. Potrivit datelor cen-
tralizate de Biroul Electoral de Circumscripţie al judeţului Mureş nr. 28 (BEJ), doar 35,07 la
sută din mureşeni au participat la referendum, ceea ce înseamnă că 170.019 de persoane
din totalul de 484.784 înscrise în listele electorale permanente au fost prezente la vot. Dintre
acestea, 83 la sută au spus da, prin vot, demiterii preşedintelui, adică 142.353 de persoane.
Aproape 2.700 de voturi au fost anulate, iar restul au reprezentat voturile pentru ca Băsescu
să îşi continue mandatul.

Dacă e să ne uităm peste voturile obţinute la alegerile locale din iunie 2012, am spune că

USL a reuşit să mobilizeze la urne mult mai multe persoane, atâta vreme cât peste 142 de mii

de persoane au fost prezente la referendum, în timp ce la locale, USL a obţinut aproape de

100.000 din voturile valabil exprimate. Per total însă, USL rămâne cu gustul amar al invalidării

referendumului din cauza neatingerii cvorumului de prezenţă de 50 plus unu din numărul total
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al alegătorilor înscrişi pe listele electorale permanente. Astfel, dacă în judeţul Mureş, unul

dintre codaşele în ceea ce priveşte prezenţa la urne pragul nu a fost atins deoarece sub 46,5

% dintre alegători s-au prezentat la urne (de altfel, nici la nivel naţional nu a fost atins, chiar

dacă mobilizarea a fost mai bună).

Votul aleşilor

Cel mai matinal ales din judeţ care s-a prezentat la urne a fost preşedintele Consiliului Judeţean
Mureş, Ciprian Dobre. La ora 9, alături de soţia sa Iuliana, acesta s-a prezentat la secţia de
votare nr. 6 din Tîrgu-Mureş. Dobre a avut următorul mesaj pentru mureşeni: „Sper să fie
o duminică în care noi toţi şi copiii noştri să aibă noroc. Eu sper ca România să fie de azi
înainte o ţară liniştită, iar naţiunea română, români, maghiari, ce sunt să fim o naţiune unită, o
naţiune ce are foarte multă treabă. Cred că pentru asta avem nevoie de un vot astăzi, un vot
indiferent de cum va fi el exprimat, pe Da sau pe Nu. Avem nevoie de participare. Participarea
înseamnă democraţie. Şi la 1918 mulţi oameni din aceste regiuni au mers către Alba Iulia. Au
mers ca să voteze pentru unirea cu patria mamă. Şi astăzi acelaşi vot trebuie să-l facem. Tot
pentru noi şi tot pentru o patrie şi o mamă”.

La aceeaşi oră, 11.00, au votat prefectul judeţului Mureş, Alexandru Petru Frătean, şi deputatul
UDMR Borbély László, doar că în locuri diferite.

„Democraţia înseamnă participare şi cred că românii, astăzi, vor da o soluţie politică pe care o
aşteptăm cu toţii în sensul de a ne fi mai bine. În opinia mea participarea la vot înseamnă că
ne va fi mai bine şi cred că soluţia românilor va fi cea corectă”, a spus Frătean.

Borbély László a dat o declaraţie scurtă de presă, vorbind despre dreptul şi în acelaşi timp
obligaţia morală de a vota şi a refuzat să răspundă întrebărilor jurnaliştilor după ce a votat la
una dintre secţiile amenajate la Liceul Teoretic „Bolyai Farkas”.

La ora 13.00, a ajuns la urne şi viceprimarul municipiului, liberala Ionela Ciotlăuş. Aceasta

a susţinut că a votat „pentru viitorul copiilor noştri”. În schimb, democrat-liberalii au urmat

directiva venită de la centru şi nu s-au prezentat la urne. Primarul municipiului Tîrgu-Mureş,

Dorin Florea, în acelaşi timp liderul PD-L Mureş şi prim-vicepreşedinte la nivel naţional, a

preferat să îşi petreacă duminica la Complexul de Agrement şi Sport „Mureşul”.

Votul mureşenilor şi nu numai
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În judeţ, mai ales în zona rurală prezenţa la urne a fost extrem de scăzută. Astfel, per

ansamblu, în zona urbană au votat peste 34 la sută dintre mureşeni, după estimările BEC, în

timp ce doar 32 la sută dintre săteni s-au prezentat la urne. Absenţa masivă la urne a fost

semnalată mai ales în zona cu populaţia preponderent maghiară, probabil pentru că, şi nu

intenţionăm să ne lansăm într-o dezbatere sociologico-politică, mesajele despre referendum

nu au fost foarte clare. În schimb, spre deosebire de alegerile locale, deţinuţii au dorit să îşi

exercite acest drept fundamental. Astfel, 278 de persoane private de libertate au participat la

referendum. De asemenea, în staţiunea Sovata, peste 1.000 de turişti aflaţi la tratament sau

doar în vacanţă sau concediu au trecut pe la secţiile speciale amenajate.

Puţine incidente

Referendumul pentru demiterea preşedintelui României a decurs fără incidente majore care
să fi umbrit corectitudinea procesului electoral. Nu o să spunem noi, ci o afirmă chiar
reprezentanţii Biroului Electoral Judeţean. Astfel, în ziua referendumului, au fost înaintate
spre soluţionarea BEJ 13 sesizări. „Incidente mai importante nu au fost. Nu a fost înregistrată
nicio sesizare privitoare la fraudări ale voturilor, acţiuni sau persoane care să fi votat multiplu.
Nu am depistat nicio situaţie de acest gen deocamdată”, a afirmat preşedintele BEJ Mureş,
judecătorul Florin Lupaşcu.

Astfel, în şase secţii de votare – patru din Glodeni şi câte una din Bahnea şi din Tîrgu-Mureş - a
fost suspendat procesul electoral pentru mai puţin de o jumătate de oră, pentru că buletinele
de vot au fost ştampilate greşit cu ştampila de control, adică în loc să fie aplicată ştampila
pe verso, membrii comisiilor de votare au aplicat-o pe faţa buletinelor de vot. La Vătava,
reprezentanţii BEJ au fost nevoiţi să intervină pentru a continua procesul electoral după ce
unui membru al secţiei de votare i s-a făcut rău şi a fost transportat de urgenţă la spital.
Reprezentanţii BEJ au considerat că şi în absenţa acelui membru, procesul de vot poate
continua.

O altă sesizare a fost depusă de PD-L Mureş care a sesizat BEJ referitor la o situaţie din Sărmaşu,
unde o persoană s-a prezentat la secţia de votare de care aparţinea, unde a descoperit că
este trecută pe lista suplimentară deoarece ar fi solicitat urna mobilă. Şi în acest caz, membrii
BEJ au stabilit că nu a fost comisă vreo ilegalitate.

PNL Mureş a solicitat BEJ Mureş ca unui grup de circa 50 de persoane de vârsta a treia să li
se permită să voteze la altă secţie decât cea amenajată la Liceul Pedagogic „Mihai Eminescu”
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deoarece le este dificil să urce strada Bradului. Membrii BEJ au respins solicitarea liberalilor,
deoarece, potrivit legii referendumului, persoane aflate în localitatea de domiciliu votează la
secţia la care este arondată strada unde domiciliază.

Totuşi, PD-L şi USL se vor duela în plângeri penale.

Dobre s-a ales cu o plângere penală

Preşedintele PNL Mureş şi preşedinte al Consiliului Judeţean Mureş, Ciprian Dobre, s-a ales cu
o plângere penală. De pe faxul firmei Imob Amadeus, la Parchetul de pe lângă Judecătoria
Tîrgu-Mureş, a ajuns o plângere penală înaintată de către PD-L Mureş, prin reprezentantul său
legal Dorin Florea. În plângere se arăta că Dobre ar fi continuat campania electorală în ziua
referendumului, la postul Antena 3, unde a avut o intervenţie în direct prin care adresa un
apel locuitorilor judeţului de a merge la vot. Mai precis, Ciprian Dobre a susţinut următoarele,
bilingv: „Românii şi maghiarii au, în egală măsură, acelaşi interes în acest referendum. La
referendumul de astăzi, maghiarii şi românii decid împreună viitorul lor. Votul înseamnă
democraţie. Atenţie! Fiecare cetăţean contează”. La ora 21.30, Dobre a anunţat mass-media
că pe numele său a fost înregistrată o plângere penală, solicitând reprezentanţilor PD-L să
comunice cine îşi asumă acea sesizare a parchetului deoarece nu a fost semnată de către cel
în numele căruia a fost făcută, şi anume Dorin Florea, respectiv să arate care sunt prevederile
constituţionale încălcate, respectiv ale legii referendumului. De asemenea, şeful CJ Mureş a
anunţat că va depune şi el o plângere penală pentru că plângerea PD-L a fost semnată în
fals. „Ea este un fals pentru că este semnată de altcineva decât reprezentantul legal al PD-L
Mureş, iar pe de altă parte ceea ce se susţine în această plângere penală formează într-adevăr
obiectul unei plângeri penale pe care o s-o depunem abia mâine după ce preşedintele Traian
Băsescu va fi demis”, a spus liderul liberalilor mureşeni.

Până la această oră, plângerea nu a ajuns la Parchet, dar din informaţiile noastre, aceasta este
în lucru.

Reprezentanţii PD-L, pe de altă parte, au evitat un răspuns tranşant legat de semnatarul real
al plângerii, preferând să adopte tehnica cea mai bună apărare este atacul. „După cum aţi
văzut şi dvs. altceva nu a putut vedea decât o disperare a unui om care din punctul meu de
vedere ar fi trebuit să arate, în primul rând, decenţă şi nu o instigare târgumureşenilor. Din
punctul nostru de vedere s-a văzut că într-o disperare, nemaiştiind ce să facă şi cum să aducă
lumea la vot, dacă acum două luni de zile se bătea cu pumnul în piept în româneşte pentru
UMF, l-am văzut de data asta în ungureşte implorând cetăţenii sau ameninţându-i să meargă
la vot”, a spus Claudiu Maior, unul dintre liderii PD-L Mureş.

Pentru a încheia, pentru moment, acest război al plângerilor penale am remarca că, potrivit

legii, de la încheierea campaniei pentru referendum şi până la ora închiderii urnelor erau

interzise îndemnurile de a vota pentru sau împotriva demiterii Preşedintelui României şi,
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nicidecum, îndemnul de a vota.

Reacţii USL-iste post-referendum

După comunicarea rezultatelor centralizate în judeţul Mureş au venit şi primele reacţii. Şeful
CJ Mureş a susţinut o declaraţie de presă care a vizat desfăşurarea referendumului, respectiv
rezultatul votului. Astfel, liderul PNL Mureş, Ciprian Dobre, s-a declarat mulţumit de prezenţa
la vot a mureşenilor şi a ţinut să le mulţumească atât mureşenilor care s-au prezentat la vot,
cât şi celor care nu s-au prezentat şi să-i asigure de respectul său „pentru că au dat dovadă
că vocaţia lor este una democratică. În ciuda căldurii, a boicotului unei formaţiuni politice, a
unor ingerinţe din afara ţării, cetăţenii mureşeni au înţeles că este vorba de soarta şi interesul
lor”.

De asemenea, acesta a mai afirmat că, în ciuda acuzelor de fraudă lansate de către liderii
PD-L, procesul electoral a fostunul corect şi legal, atâta vreme cât doar trei voturi au fost
contestate în judeţ de către democrat-liberali.

Legat de rezultatul referendumului, Dobre crede că „societatea românească trebuie să
înceapă de azi dezbateri în legătură cu preşedintele României. România nu poate să facă nici
un progres, nu poate să se angajeze internaţional câtă vreme principalul vector de imagine
externă, potrivit Constituţiei, nu se bucură de reprezentativitate în interiorul ţării”.
Mai mult, liderul PNL susţine că gestul pe care preşedintele României ar trebui să îl facă ţinând
cont că aproape 90 la sută din românii participanţi la referendum au votat pentru demiterea
sa ar fi să se retragă din viaţa politică, numindu-l pe acesta marele perdant al referendumului.
„Traian Băsescu nu mai are niciun cuvânt de spus în România. Din punctul nostru de vedere
Traian Băsescu va trebui să găsească soluţia de a se retrage din viaţa publică a României.
Recordul absolut pe care domnia sa l-a atins odată cu acest referendum este greu de închipuit
şi va fi şi mai greu de egalat vreodată”, a spus liberalul.

Liderul PSD Mureş, Vasile Gliga, a subliniat că 35 % prezenţă la urne înseamnă că peste 50 %

dintre populaţia română din judeţ a votat. „Eu sunt mai practic, analizez rezultate şi aici tre-

buie să vedem ce avem de făcut, pentru că aici convieţuim cetăţeni români – dar nu contează

etnia, deci trebuie să fim uniţi”, a spus preşedintele interimar al social-democraţilor. Liderii

USL au spus că vor respecta decizia Curţii Constituţionale dacă rezultatul referendumului va fi

invalidat.

Reacţii democrat-liberale post-referendum
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Dorin Florea, liderul democrat-liberalilor mureşeni, a susţinut că ziua de 29 iulie rămâne în
istorie ca una urâtă şi că nu are prea multe motive pentru a se bucura, deşi preşedintele
Traian Băsescu nu a fost demis deoarece nu s-a întrunit cvorumul de prezenţă stipulat de
legea referendumului. „Încă odată, nu mă pot bucura pentru că nu am de ce. Nu am absolut
de ce să mă bucur pentru că răul a fost făcut, murdăria a fost făcută şi îmi pare rău că atunci
când mă duc în Europa, cu toate că noi avem cartea de vizită albă ne putem duce oriunde, îmi
pare rău că trebuie să decontez”, a spus Florea.

Acesta a ţinut să le adreseze mulţumiri mureşenilor care au ales să boicoteze referendumul

neprezentându-se la urne, susţinând că aceştia au dovedit că sunt cetăţeni europeni. „Vreau

să le mulţumesc românilor şi maghiarilor care se pare că alături de alţi cetăţeni din Transilvania

şi-au înţeles vocaţia şi parcursul lor european”, a declarat preşedintele PD-L.

Ce mai urmează...

De pe acum, rezultatul referendumului rămâne la latitudinea judecătorilor Curţii Consti-
tuţionale, care sunt îndrituiţi să valideze sau să invalideze rezultatul referendumului. Conform
procedurii, rezultatele centralizate la nivel naţional de către Biroul Electoral Central, cuprinzând
numărul voturilor valabil exprimate pentru fiecare răspuns de pe buletinul de vot şi numărul
voturilor nule, se înaintează, cu pază militară, la Curtea Constituţională, în termen de 24 de
ore de la încheierea centralizării. Curtea Constituţională prezintă Parlamentului un raport cu
privire la respectarea procedurii pentru organizarea şi desfăşurarea referendumului naţional
şi confirmă rezultatele acestuia.

Măsura demiterii din funcţie a Preşedintelui României intră în vigoare la data publicării în
Monitorul Oficial al României, Partea I, a hotărârii Curţii Constituţionale de confirmare a
rezultatelor referendumului. Dacă ne permiteţi o anticipare, suntem aproape 99 % siguri că
rezultatul referendumului va fi invalidat.

Ligia Voro

Constantin Batog (2012-08-01 14:01:22)
Daca c.c.r. nu ia in consideratie pe cei ce au votat DA cer ca cei 7miliaone sa fie executati sua expulzati
din Romania iar cei ce no au votat sa fie decorati cu cea mai mare decoratie.
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1.7.143 Câștigător la întrebarea săptămânii (2012-07-30 21:37)

La întrebarea din această săptămână nici unul din cei care au răspuns nu a anticipat prea
bine. Întrebarea inițială era „Cum credeți că se va desfășura referendumul pentru demiterea
președintelui, cu sau fără incidente majore?”, iar cel mai echilibrat răspuns, în condițiile în
care în județul Mureș nu au fost incidente majore, a venit de la Elena Pop, care ne-a scris
următoarele:

Da, eu cred ca vor exista incidente, spun asta in cunostinta de cauza, am avut
ocazia sa fac parte din comisie la alegerile din 10 iunie. Lupta "pentru ciolan" este
foarte murdara. Nu mi-as fi inchipuit, daca nu eram implicata direct!

Elena ia premiul săptămânal, un bax de bere și două pizza, iar concursul continuă.

1.8 August

1.8.1 Carta UMF va fi revizuită în toamnă (2012-08-01 11:17)

Rectorul Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş, prof. dr. Leonard Azamfirei,
a declarat miercuri că UMF intenţionează în toamnă să facă o revizuire a Cartei, deşi cea după
care funcţionează instituţia este validă şi a fost avizată de Ministerul Educaţiei în luna iunie a
acestui an. ’Noi avem un aviz al ministerului (Educaţiei - n.r.), care este curat şi care spune
atât şi nimic mai mult: ’Vă comunicăm avizarea favorabilă a Cartei UMF Târgu Mureş’, emisă
în 21 iunie 2012. Cu referinţă, din nou, pe Carta făcută şi aprobată de Senat în decembrie
2011. Aceasta este Carta după care UMF funcţionează din decembrie până în zilele noastre
şi aceasta este Carta după care va funcţiona şi în continuare, deşi stă în intenţia noastră ca
în viitorul apropiat, probabil în toamnă, să facem o revizuire asupra acestei Carte, datorită
faptului că au apărut anumite noi prevederi legislative, care înseamnă redefiniri de termeni, de
noţiuni - şi noi vrem să le calificăm în această nouă revizie a Cartei’, a spus Leonard Azamfirei,
într-o conferinţă de presă.

Rectorul UMF Târgu Mureş a precizat că documentul va fi postat pe site-ul universităţii astfel
încât toate cadrele didactice interesate îşi vor putea preciza punctul de vedere. Leonard
Azamfirei a subliniat că şi el are câteva propuneri de modificare a Cartei, cum ar fi atribuţiile
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prorectorilor şi precizări la pensionarea profesorilor care împlinesc 60 de ani. Carta UMF
Târgu Mureş adoptată în luna decembrie 2011 a stârnit o reacţie dură din partea unor cadre
didactice maghiare de la această universitate, care a culminat cu intervenţia Guvernului prin
HG 230/2012, prin care s-a decis înfiinţarea unei facultăţi separate în limba maghiară în cadrul
instituţiei, deşi exista linie de predare în limba maghiară. ’Legat de HG 230/2012, cea cu
înfiinţarea facultăţii în limba maghiară: hotărârea a fost suspendată în data de 4 mai 2012,
de Curtea de Apel Târgu Mureş. Această suspendată a fost atacată cu recurs în ultima zi de
viaţă a Guvernului Ungureanu. Recursul a fost la suspendare şi acest recurs Guvernul actual
l-a retras în urmă cu o lună şi ceva. Noi am primit informarea în urmă cu vreo trei sau patru
săptămâni. HG este suspendată. Însă, procedural vorbind, procesul rămâne pe rol, pe fond,
având prim termen de judecată, pentru anularea, nu pentru suspendarea HG, în luna aprilie
2013. În decembrie 2012 este un termen pe care îl are o altă organizaţie, care nu are niciun
fel de legătură cu UMF Târgu Mureş’, a precizat Leonard Azamfirei.

În privinţa Cartei UMF au fost două procese, unul dintre acestea finalizându-se în data de 11
mai 2012, prin care instanţa a hotărât acceptarea ca fiind legală a Cartei UMF Târgu Mureş şi
obligarea Ministerul Educaţiei să emită aviz de legalitate. ’Carta ce a fost pusă în instanţă şi pe
care noi ne-am judecat a fost una singură, ultima, cea pe care Senatul Universităţii a aprobat-o
în decembrie 2011 şi a trimis-o la minister, spre aprobare, în ianuarie 2012. Din acel moment,
pe Carta respectivă nu s-a făcut niciun fel de modificare. În urma obligării de către instanţă
a ministerului, pentru a emite aviz favorabil asupra Cartei, în luna iunie, Ministerul Educaţiei
ne-a trimis avizul de legalitate asupra Cartei, care nu avea niciun fel de amendament, aşa
cum a avut un aviz interpretabil, care a fost transmis în luna martie sau aprilie şi care era
condiţionat de inserarea în Cartă a unor prevederi’, a precizat rectorul UMF Târgu Mureş.

Până la apariţia pe site a proiectului de revizuire a Cartei, UMF Târgu Mureş va scoate la
concurs, în luna septembrie, 43 de posturi didactice, de asistent universitar, de conferenţiar şi
de şefi de lucrări, pentru ambele linii de studii, română şi maghiară. În luna septembrie, UMF
Târgu Mureş organizează o nouă sesiune de admitere pe locurile cu taxă rămase neocupate în
urma examenului din luna iulie. La examenul din luna iulie au fost înscrişi 1.325 de candidaţi
pentru 440 de locuri la buget şi 520 de locuri cu taxă, toate locurile la buget fiind ocupate,
ultimele medii de admitere fiind situate între 9,32 - 7,60 la secţia română şi 9,02 - 6,32 la
secţia maghiară.

AGERPRES

1.8.2 Jandarmi avansați în grad (2012-08-02 06:28)

4 ofiţeri şi 48 de subofiţeri din cadrul Grupării de Jandarmi - Mobile „Regele Ferdinand I”
Tîrgu-Mureş au fost avansaţi în grad, la termen. În fiecare an, la data de 01 august, în toate
unităţile Jandarmeriei Române, au loc festivtăţi de înaintare la gradul următor, la termen, a
militarilor care îndeplinesc stagiul minim în grad, în cursul anului curent şi respectă condiţiile
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prevăzute de Legea 80/1995, privind statutul cadrelor militare.

Anul acesta, 4 ofiţeri şi 48 de subofiţeri din cadrul Grupării de Jandarmi – Mobile Tîrgu-Mureş,
în conformitate cu ordinul ministrului Administraţiei şi Internelor, respectiv ordinul comandan-
tului unităţii, au fost avansaţi, astfel:

• în gradul de maior: 2 ofiţeri;

• în gradul de căpitan: 2 ofiţeri;

• în gradul de plutonier major: 24 subofiţeri;

• în gradul de plutonier adjutant: 23 subofiţeri;

• în gradul de plutonier adjutant şef: 1 subofiţer.

Pentru merite deosebite, militarii jandarmi pot fi avansaţi şi înainte de termen, cu ocazia Zilei
Naţionale a României, a Zilei Jandarmeriei Române, sau în situaţii excepţionale.

1.8.3 Sărăcie = Infracțiune (2012-08-06 04:08)

Municipiul Tîrnăveni este o localitate fără probleme deosebite în ceea ce priveşte siguranţa
cetăţeanului, fenomenul infracţional încadrându-se în parametrii cu valori medii şi sub medii
raportat la ceea ce se înregistrează la nivel judeţean. O spun atât indicatorii statistici care
reflectă nivelul criminalităţii, cât şi nivelul de siguranţă perceput de cetăţeni. Informaţia a fost
publicată cu prilejul prezentării raportului de evaluare pe primele 6 luni ale Poliţiei municipiului
Tîrnăveni.

Comisarul Marcel Grama, comandantul Poliţiei municipiului a declarat: „Ca şi obiectiv general
în anul 2011 a fost dezvoltarea capacităţii operative şi instituţionale în prevenirea şi combat-
erea violenţei şi protecţia patrimoniului, precum şi eficientizarea modalităţilor de reacţie a
lucrătorilor de investigaţii criminale, obiectiv care a fost menţinut şi în anul 2012”.

În primele 6 luni ale anului 2012, în evidenţele Poliţiei Târnăveni au fost înregistrate un număr

de 338 infracţiuni, comparativ cu perioada similară a anului precedent când au fost înregis-

trate un număr de 309 infracţiuni. Astfel, pe raza municipiului au fost comise 16 infracţiuni

stradale, cu 15 mai puţine decât în perioada similară a anului 2011. În perioada analizată au
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fost aplicate 3.303 de sancţiuni în valoare de 548,44 de mii de lei, din care 2.673 la regimul

circulaţiei rutiere în valoare de 413,7 mii lei. „Participarea şi încrederea cetăţenilor este

foarte importantă pentru noi, ca atare calitatea serviciului poliţienesc ne preocupă constant,

conştienţi fiind că doar împreună putem face în aşa fel încât municipiul Târnăveni să fie unul

dintre cele mai sigure din judeţ”, a mai spus comisarul Marcel Grama.

Țiganii – foamea - hoția

Un factor important care a generat săvârşirea de infracţiuni este starea economico-socială a
unei părţi din locuitorii municipiului Tîrnăveni, în zona Combinatului Chimic existând o aglom-
erare de cetăţeni, care pe fondul lipsei locurilor de muncă, comit infracţiuni, în general furturi
din dependinţe şi locuinţe. „Aceste furturi nu au un mod de operare deosebit, iar valoarea
pagubelor este mică, obiectul infracţiunilor fiind în general componente metalice existente în
locurile de comitere a faptelor, dar care totuşi creează un sentiment de nesiguranţă în rândul
cetăţenilor”, a mai declarat comandantul Poliţiei din Târnăveni.

Managerul unităţii relaţionează cu cetăţenii pe pagina de internet a Municipiului Târnăveni
www.tirnaveni.ro în cadrul rubricii Audienţe On-Line unde până în prezent au fost realizate
peste 600 postări şi în perioada analizată peste 1.000 vizite pe pagina Poliţiei.

Mircea Barbu

1.8.4 Totul despre sașii reghineni (2012-08-06 04:12)

Muzeul Etnografic din Reghin pregătește o expoziție de excepție: „Sașii din Reghin și

împrejurimi”, eveniment care face parte din programul expoziţional „BISERICĂ, SCOALĂ ŞI

SOCIETATE ÎN REGHIN ŞI ÎMPREJURIMI”. Proiectul a fost inițiat în colaborare cu Asociația

„Reener Landchen” și este susținut atât de Consiliul Județean, cât și de Primăria și Consiliul

Local Reghin. Este vorba despre prezentarea relaţiei dintre instituţiile principale ale fiecărei

comunităţi, respectiv biserica şi şcoala cu societatea în cadrul comunităţilor săseşti din Reghin

şi în zona oraşului.
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Obiectivele…

… principale sunt transmiterea în rândul tinerilor – și nu numai - a unui set de cunoştinţe

generale referitoare la tradiţia, istoricul şi specificul fiecărei comunităţi în parte, identificarea

aspectelor comune ale vieţii religioase / cotidiene, relaţii inter-culturale şi inter-etnice. Ex-

punerea va urmări redarea unor aspecte ale vieţii ecleziastice (îmbrăcăminte preoţească,

obiecte de cult – potire, farfurii, cărţi sfinte, iar ca materiale auxiliare se vor folosi fotografii cu

cele mai importante biserici din zonă).

Exponate

Cursul logic al atenţiei se va îndrepta apoi spre şcoală, aceasta fiind strâns legată de biserică,
urmând a fi expuse cărţi folosite la şcoală şi alte rechizite. Materialele auxiliare se vor
prezenta atât sub forma fotografiilor, cât şi sub forma planşelor, cu texte redactate atât în
limba germană, cât şi în limba română. Nu vor fi neglijate elementele ce ţin de domeniul
etnografiei, urmând a fi redate circuitului expoziţional şi celui ştiinţific o serie de obiecte
(port popular, textile, piese meşteşugăreşti, de uz gospodăresc) care sunt specifice etniei
săseşti. Se va face și o trecere în revistă a personalităţilor săseşti pe care le-a dat Reghinul
şi zona înconjurătoare, oameni care au jucat, la un moment dat, un rol important în istoria
Transilvaniei şi cea a Europei. Expoziţia va fi însoţită de mai multe pliante informative şi de
un volum-catalog a cărei prezentare va cuprinde o variantă în limba germană şi una în limba
română. Vernisajul se va desfășura în data de 17 august de la ora 18:00, la sediul Muzeului
Etnografic Reghin, din strada Vânătorilor.

Emeșe Ardelean

1.8.5 Referendum pe cartiere (2012-08-06 04:16)

După întocmirea proceselor verbale la fiecare secţie de votare din Luduş, rezultatul Refer-

endumului organizat pentru demiterea preşedintelui Traian Băsescu este încheiat şi poate să
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intre în istorie. La întrebarea simplă şi unică înscrisă pe buletinul de vot, 5.601 cetăţeni au

spus „Da”, 722 au aplicat ştampila pe „Nu”, iar 73 de oameni s-au încurcat între ştiinţă sau

conştiinţă şi şi-au anulat posibilitatea de a fi într-o tabără sau alta.

Fruntea sau coada?

La Referendumul de duminica trecută, oraşul Luduş cu procentul de prezenţă la urne de 43,2
% s-a înscris pe o poziţie fruntaşă la nivelul judeţului Mureş, fiind alături de Tîrnăveni (aproape
43 %), Iernut (42 %) şi mult înaintea Reghinului (34,2 %) şi Tîrgu Mureş (35,07 %). În Luduş,
două sunt cartierele care se situează nu numai la extremităţile geografice ale oraşului, dar
şi la extremităţile convingerilor politice. Prin performanţele lor la vot, cele două cartiere
ocupă primul sau ultimul loc în funcţie de formaţiunile politice USL sau UDMR cu PD-L care le
agreează. La secţia de votare din Gheja a fost o prezenţă la vot de 56,6 % cu 71 de voturi „Nu”
şi 650 „Da”, prezenţă care se pare că este datorată în mare parte şi insistenţei consilierului
local Gelu Puia. La secţia de votare din Roşiori s-au înregistrat 188 de voturi „Da” şi 74 „Nu”
la o prezenţă de 24,8 % dintre alegătorii înscrişi pe liste, la referendum participând cu 391 de
cetăţeni mai puţin decât la alegerile locale, atunci când populaţia preponderent maghiară din
cartier a avut alte interese.

La celelalte secţii de votare, prezenţa a oscilat între 37 % la Şcoala Generală Nr. 1 şi 47,6 %
la Grupul Şcolar Industrial, numărul total al celor care s-au prezentat la urne fiind mai mic cu
2790 decât la alegerile locale. În condiţiile în care cei absenţi la referendum, dar au participat
la alegerile locale, ar fi votat, procentul ar fi fost de aproximativ 62 % ceea ce ar fi însemnat
demiterea preşedintelui. La ora la care scriem aceste rânduri nu cunoaştem decizia CCR cu
privire la validarea Referendumului. Sperăm că la ora la care citiţi aceste rânduri, decizia să
fie dată.

Ioan A. Borgovan

1.8.6 Aca de Barbu nu a fost uitată (2012-08-06 04:20)

Săptămâna trecută, în data de 31 iulie, zi în care s-au împlinit 119 ani de la naşterea
artistei Aca de Barbu, s-a dezvelit plăcuța comemorativă, adresată artistei, situată pe strada
Bastionului nr.

Faptul că Aca de Barbu a intrat în atenția municipalității și a mass-media sighișoreană a
stârnit admirația familiei artistei. Astfel, domnul Popescu Necşeşti – nepotul - a contactat
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telefonic redacţia Glasului Cetăţii pentru a-şi exprima emoţia şi recunoştinţa cu privire la
modul în care municipiul Sighişoara omagiază această personalitate a culturii naţionale.
El a mulțumit îndeosebi pentru publicarea la sfârşitul anului 2011 a Glasului Cetăţii – bilu-
nar de informare al Municipiului Sighişoara – a unui serial despre Aca de Barbu precum şi
adoptarea în ianuarie 2012 a Hotărârii Consiliului Local nr. 8 privind amplasarea unei plăcuţe
comemorative pe imobilul situat pe strada Bastionului nr. 2 – la propunerea ASTRA Sighişoara.

Pe lângă mulțumirile accentuate, domnul Popescu Necşeşti a propus ca după ceremonia de

dezvelire a plăcii comemorative, fiica sa în vârstă de 9 ani – moştenitoare a genei artistice a

ilustrei sale străbunici – să susţină un recital de pian în Sala Festivă a Primăriei.

Cine a fost Aca de Barbu

Aca de Barbu s-a născut la 31 iulie 1893, la Sighişoara, în casa bunicilor dinspre mamă
(Moldovan), fiind cea mai mare dintre cei opt copii ai familiei, stabilite la Reghin. Tatăl, Sever
de Barbu, funcţionar la Banca Mureşană, era descendent direct al memorandistului P. Barbu,
iar mama, Eugenia, era nepoata unui preot şi profesor, scriitorul Zaharia Boiu. Aici a urmat
primele clase la Şcoala din Deal după care a fost înscrisă la Şcoala civilă de fete din Sibiu,
unde și-a descoperit vocaţia muzicală trecând împotriva voinţei părinţilor la Conservatorul din
Tg.-Mureş.

Deşi în anul 1910 este admisă, direct în anul II, la Academia de Muzică din Viena, după doi
ani renunţă la studii din cauza unor probleme financiare, continuând în particular pregătirea
muzicală cu profesorul Filip Forsten. În 1914 semnează un contract cu opera din Hamburg, însă
artista va cânta pe mai multe scene ale lumii: Karlstheater, Baden bei Wien, Teplitz-Schönau,
Grün sau Volksoper din Viena. Între anii 1922 – 1933 este prim-solistă a Operei din Cluj-Napoca,
după care se mută împreună la Bucureşti, unde a cântat până în 1945 când, la 1 septembrie,
ea este pensionată abuziv.

În urma unui memoriu trimis autorităţilor, pe 13 februarie 1946 a fost angajată la Opera din Tim-
işoara, întemeiată prin decret al Regelui Mihai la 30 martie 1946, unde va funcţiona ca director.
Spectacolul inaugural, din 27 aprilie 1947 regizat de ea, a fost Aida, una din cele mai fastuoase
opere ale lui Giuseppe Verdi, spectacolul fiind difuzat prin megafoane în Piaţa Operei. Conduce
noua instituţie până în 1956, când este îndepărtată, din cauza originii sale „nesănătoase”.
Continuă să predea la Conservatorul din Bucureşti până în anul 1958, anul dispariţiei acesteia.

Istrate Manu
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1.8.7 Francezii iubesc Dacia de iulie (2012-08-06 04:28)

Un număr de 9.128 de autoturisme noi marca Dacia au fost înmatriculate în Franţa în
luna iulie 2012, în creştere cu 99,5 % comparativ cu 4.575 unităţi înmatriculate în perioada
similară din 2011. În primele şapte luni din 2012, înmatriculările de autoturisme Dacia pe piaţa
franceză au înregistrat o scădere de 3,8 %, până la 50.307 unităţi, faţă de 52.309 vehicule în
perioada ianuarie-iulie 2011.

În iulie, piaţa auto franceză a înregistrat o scădere de 7 % a vânzărilor de maşini noi, până
la 148.966 unităţi, comparativ cu perioada similară din 2011. În rândul producătorilor auto
francezi, luna trecută vânzările PSA Peugeot Citroën au scăzut cu 9,9 %, la 46.579 unităţi, iar
vânzările grupului Renault au înregistrat un declin de 26,6 %, până la 24.156 unităţi.

În primele şapte luni din 2012, piaţa auto franceză a înregistrat o scădere de 13,5 % a
vânzărilor de maşini noi, până la 1.197.948 unităţi, comparativ cu perioada similară din 2011.
În rândul producătorilor auto francezi, în primele şapte luni din acest an vânzările PSA Peugeot
Citroën au scăzut cu 20,3 %, la 367.542 unităţi, iar vânzările grupului Renault au înregistrat
un declin de 20,4 %, până la 222.415 unităţi.

Compania Dacia a fost preluată de Renault în anul 1999. Relansată în 2004 cu modelul Logan,
Dacia a devenit în opt ani un jucător de notorietate pe piaţa auto europeană. Recent, la
Salonul Auto de la Geneva, Renault a prezentat cel mai nou model al gamei, Dacia Lodgy.

Cristina Vancea

1.8.8 O lume nebună, nebună... (2012-08-06 04:32)

Dragi cititori, am tot văzut că e moda scrisorilor deschise. Le scriu de la intelectuali până
la prim-miniştri, preşedinţi şi mai toată lumea care consideră că are ceva de spus. Vreau să
mă confesez şi eu într-o scrisoare deschisă ca să nu fiu, pe de-a întregul, atipică.

Vă mărturisesc că mă uit de o săptămână la Olimpiadă. Un spectacol care mi se oferă o dată
la patru ani. Am suferit alături de canotoare, de scrimere, am aplaudat evoluţiile judoka,
halterofililor, gimnastelor, trăgătorului Moldoveanu. E un refugiu frumos, iar gafele arbitrilor
nu îţi pot distruge bucuria de a-i privi pe cei mai buni dintre cei mai buni sportivi. Nici măcar
Antonescu. Crin. Preşedinte interimar care a întrerupt concursul de gimnastică feminin,
individual compus, ca să facă nu ştiu ce declaraţie. Mut pe Eurosport. Sau chiar M1.

Am aflat că la Chimie şi la Matematică suntem campioni internaţionali. Olimpici de aur, argint
şi bronz. Din păcate, tinerii aceia pe care nu i-a aşteptat nimeni să îi orbească cu luminile şi să
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îi încuie cu întrebări vor pleca peste mări şi oceane. La Cambridge, Harvard sau Yale. Poate de
acolo, de unde vor ajunge vor oferi omenirii soluţii de care vom beneficia şi noi. Nu discutăm
preţul. Ce bine ar fi fost dacă, în România, cercetarea nu ar fi fost o fata morgana, iar aceşti
copii ar fi avut unde să îşi exprime talentul, munca şi ştiinţa.

În acest răstimp, când sportivi şi tineri ce studiază pe brânci ne fac cunoscuţi în lume,
dezvăluind şi o parte bună în acest colţ de lume, în ţară am înţeles că nebunia politică ce a
antrenat şi divizat România în două tabere schizoide, pline de ură, continuă. Două tabere care
nu acceptă că şi cealaltă parte poate avea argumente. E DA sau NU. Şi atât.

Am evitat să mă mai uit la circul politic. Pentru a afla că judecătorii de la Curtea Constituţională
ne-au oferit o binemeritată vacanţă – o lună şi jumătate de tiruri politice, presupun, ce se
vor intensifica - nu aveam nevoie să stau pironită cu ochii în televizor. Nici nu-mi mai place.
E totul dus la extrem, observ un cult al dezbinării şi într-o parte şi în cealaltă. Pe când eu
învăţasem „sine ira et studio”. Dar orele de latină cu doamna Conţ au trecut de multă vreme.
Iar de Tacit ne despart vreo 2000 de ani. Iar acum se poartă doar „divide et impera”. Filip al
Macedoniei trăieşte din nou.

Unde va duce acest război între români, mă întreb însă des, şi i-aş întreba atât pe cei care sunt
alături de preşedintele suspendat Traian Băsescu şi, spun ei, de valorile europene, cât şi pe cei
care şi-au găsit în Antonescu şi Victor Ponta – idolii politici şi cred, de asemenea, al dracu’ şi
ei în Europa Unită. Le-aş reaminti distinselor tabere că Europa înseamnă unitate în diversitate.
Iar, ce să vezi, ţara asta numai unită nu e şi nici tolerantă faţă de opiniile, credinţele, valorile
etc. celuilalt.

Ligia Voro

1.8.9 Tic-tac, tic-tac... Vine Peninsula! (2012-08-06 04:35)

Peninsula va fi anul acesta, din nou, festivalul tuturor gusturilor, deoarece oferta muzicală
va include nu doar dubstep, hardcore moldovenesc sau blues, dar chiar şi rockabilly!, anunță
siteul oficial www.peninsula.ro. Astfel, între 23 şi 26 august, pe malul Mureşului – în vecină-
tatea Complexului Weekend din Tîrgu-Mureş – peninsularii pot savura un artist din Marea
Britanie: inimitabilul producător din Birmingham: Emalkay. O altă surpriză o va reprezenta,
în 23 august, noul album semnat Zdob şi Zdub: „Basta Mafia!”, lansat în acest an. Printre
formaţiile de top, atunci când e vorba de recitaluri live, îi găsim şi pe cei 11 membri ai Irie
Maffia din Ungaria. Oferta muzicii electronice include anul acesta şi un set a lui Val LAVILLE
aka Vali BĂRBULESCU. În aceeaşi zi va mixa şi Horace Dan D.

Pe 25 august petrecerea continuă cu duo-ul Gojira şi Planet H, iar în ultima zi de Peninsula
2012 muzica electronică din România va fi reprezentată de DJ Optick. Travka vine la Peninsula
2012 pe 24 august! Mystery Gang va aduce piesele de pe noul album în concertul din data de
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24 august, iar pe 26 Marcian Petrescu şi Trenul de Noapte vor delecta peninsularii. Tot între
23 şi 26 august la Festivalul Peninsula vor fi prezenți Children of Bodom, New Model Army,
Netsky, Dirtyphonics, ATB, Babylon Circus şi N.O.H.A.

Biletele pentru Peninsula 2012 au fost puse în vânzare în reţeaua de magazine Eventim şi pe
www.eventim.ro. Tichetul valabil 4 zile costă 150 de lei, iar cel de o zi – 60 de lei.

Cristina Vancea

1.8.10 Tradiția răsună din nou la Răstolița (2012-08-06 04:39)

[1] La sfârșitul acestei săptămâni, în perioada 10-12 august, platoul „La Alei” de pe

malul Mureșului va fi din nou gazda „Festivalului de datini şi obiceiuri de pe Valea Mureşului”,

cunoscut ca Festivalul de la Răstoliţa. Organizatorii ediţiei din acest an promit un festival

tradiţional, cu muzică și bucate tradiționale. A opta ediţie a Festivalului de datini şi obiceiuri

Valea Mureşului aduce un program artistic bogat, din care nu va lipsi folclorul, completat cu

folk şi rock aduse de muzicieni de prestigiu ai scenei româneşti: doi foşti componenţi ai trupei

Phoenix, Mircea Baniciu şi Ovidiu Lipan Ţăndărică anunţându-şi deja prezenţa pe scena de

la Răstolița. Comuna gazdă întâmpină ediţia din acest an cu un stand în straie noi, vechiul

stand fiind înlocuit cu unul nou, dar care respectă întocmai tradiţiile vechi de când lumea de

pe plaiurile Răstoliţei.

Capul de afiş…

… al primei seri este maestrul Dumitru Fărcaş cu taragotul său de aur. Sâmbătă, 11 august,
programul festivalului va cuprinde recitalurile susţinute de soliștii Doru Pop, Vlorin Vos, după
care vor urca pe scenă maestrul Gheorghe Zamfir, Mircea Baniciu, Bosquito, cu un proiect
nou alături de Mircea Lipan Ţăndărică, Seara încheindu-se cu un foc de artificii. Duminică,
12 august, pe scenă vor urca Ciprian Istrate, Ansamblul „Rapsodia Călimanilor” din Topliţa şi
Nicole Furdui Iancu, după care trupele Antract și Compact vor încinge spiritele.

Cristina Vancea
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/cap-2.jpg

1.8.11 Ne conduce o pleiadă de înstăriți (2012-08-06 04:44)

Cei 34 de consilieri județeni, plus președintele Consiliului Județean (CJ) și-au făcut publice

declarațiile de avere, după validarea lor în funcție. Dacă ne uităm la averile lor, constatăm că

avem la conducere județului o pleiadă întreagă de persoane înstărite.

Ciprian Dobre

De pildă, dacă începem cu președintele CJ Ciprian Dobre, acesta are nu mai puțin de trei

terenuri intravilane în Tîrgu-Mureș, trei apartamente cu suprafețe între 40 și 104 mp, precum

și o casă de 100 de mp. Președintele CJ conduce o mașină personală BMW, fabricată în 2005,

iar averea personală este completată de o colecție de bijuterii estimată la 7.000 de euro. În

plus, la începutul anului, în luna februarie a vândut un apartament pentru care a încasat

90.000 de euro. Banii nu se regăsesc în conturile familiei, care însumează abia puțin peste

15.000 de lei, însă o posibilă explicație ar putea fi creditele numeroase la care a apelat familia

începând cu anul 2004. Familia Dobre a câștigat însă destul de bine dacă ne uităm la capitolul

venituri, unde din indemnizația de parlamentar și câștigurile celor două cabinete de avocatură

(Ciprian Dobre și Iuliana Dobre), veniturile anuale au ajuns la peste 367.000 de lei, adică un

venit lunar de peste 30.000 de lei. Așadar, nu greșim când spunem că avem un președinte CJ

înstărit.

Vicepreședinții

Mergând mai departe, vicepreședintele Lokodi Edita deține un teren agricol și unul forestier la
Ghindari și un garaj prefabricat în Tîrgu-Mureș. Colecția de trei picturi în ulei este estimată la
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8.000 de euro, iar din vânzarea unui apartament vicepreședintele CJ a mai încasat anul trecut
110.000 lei. În conturi însă Lokodi are 60.600 euro plus alți 147.000 de lei, din care și-a putut
permite să acorde un împrumut fiicei sale în valoare de 10.000 de euro. De la CJ, Lokodi a
câștigat anul trecut 47.988 de lei, dar acesta e doar un procent mic din veniturile realizate
anul trecut. După ce s-a judecat cu Statul, Lokodi a reușit să obțină o sentință civilă prin care
a primit 133.106 de lei în 2010, 99.770 de lei în 2011, plus 7.087 de lei lunar de la acea dată
în continuare. În fine, ca membru în Comitetul Regiunilor Bruxelles, Lokodi a mai încasat un
venit estimat la 10.000 de euro.

Celălalt vicepreședinte, Ovidiu Dancu, fost primar la Luduș, deține în Luduș un teren intravilan

de 800 mp, un apartament de 83 de mp și trei mașini fabricate între 1998 și 2004. Nu declară

bani în conturi, ci doar un împrumut scadent în 2014. Veniturile familie au fost în 2011 de

15.853 de lei, adică 1.321 de lei pe lună, deci ne este destul de greu să înțelegem cum a

supraviețuit familia cu un venit pe cap de familie comparabil cu salariul minim pe economie.

Dintre consilierii mai înstăriți...

...dacă îi luăm în ordine alfabetică, ne-am opri prima dată la Mihai Antonie de la USL, care
are trei terenuri, o casă la Tîrgu-Mureș, o cabană la Lunca Bradului, o casă la Recea, plus trei
spații comerciale la Tîrgu-Mureș. Colecția de 30 de tablouri este estimată la 30.000 de euro,
plus 7.000 de euro și 2.600 de lei în conturi. Balogh Iosif de la UDMR are două terenuri, o
casă și două spații comerciale la Gornești și un depozit bancar de puțin peste 961.000 de lei.
Tot de la UDMR, consilierul județean Ilyés-Tóth Sándor are trei terenuri la Ceuașu de Câmpie
(două în intravilan) și un teren în intravilanul de la Tîrgu-Mureș, câte o casă la Tîrgu-Mureș și
Ceuașu de Câmpie (interesant, ambele obținute din donație), o mașină de teren, două moto-
ciclete și un tractor și acțiuni în valoare de 50.000 de lei. Kelemen Attila Jr., fostul consilier
al ministrului Mediului, are o casă în Tîrgu-Mureș, un autoturism, arme de vânătoare în val-
oare de 5.000 de euro și un depozit de 4,48 milioane forinți, adică aproximativ 16.000 de euro.

Liberalul Akos Mora are un teren intravilan în Tîrgu-Mureș, o casă, un apartament și un garaj,
un autoturism și foarte multe conturi deschise, dar și un împrumut consistent. Însumat, în
conturi deține aproximativ 23.000 de lei și aproximativ 85.000 de euro. În plus, și-a împrumu-
tat firmele familiei cu aproape 90.000 de euro și 70.000 de lei. De la USL, conservatorul Dinu
Socotar deține un teren agricol la Sîngeorgiu de Pădure, unul intravilan la Tîrgu-Mureș, două
case tot aici, un apartament la Sîngeorgiu de Pădure, plus părți sociale sau acțiuni în valoare
de peste 1,13 milioane lei. Fostul vicepreședinte CJ Szabó Árpád a reușit să intre în posesia a
trei terenuri intravilane (două în Miercurea Nirajului, unul în Tîrgu-Mureș), plus păduri, fânețe
și terenuri agricole. Are, de asemenea, câte un apartament în Mediaș, Miercurea Nirajului și
Tîrgu-Mureș, o casă de vacanță la Zetea, plus un spațiu comercial la Miercurea Nirajului, două
autoturisme și o remorcă.
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Tatár Béla are trei terenuri intravilane la Tîrgu-Mureș, Sîngeorgiu de Pădure și Săcădat, o casă
și un apartament la Tîrgu-Mureș, două autoturisme, tablouri și bijuterii în valoare de 12.000
de euro, a acordat împrumuturi de 15.000 de euro, dar are și două credite. În fine, ultimul de
remarcat în privința averii ar fi fostul primar de la Luduș în mandatul trecut, Florin Urcan, care
are în proprietate un teren și o casă la Luduș și acțiuni la firmele sale estimate la peste 1,17
milioane lei.

Cătălin Hegheș

coco (2012-10-22 06:15:57)
pe ciprian dobre l am cunoscut ca avocat amarat avea un audi vechi de prin anul 1985,sotia un pejeot
rosu in liesing iar biroul de avocatura atata jalnic dupa ce a intrat in politica si a ajuns sef pnl tg.mures
a inceput sa se ridice a ajuns prefect imediat a schimbat biroul de avocatura ,apoi deputat imediat si
a cumparat bmv apoi sotia lui idem din avocatura nu a facut bani din politica si e bine pentru un fost
muncitor la combinatul chimic tg.mures nu? ce ziceti?

coco (2012-10-22 06:22:14)
apoi ciprian dobre fiind in politica a inceput sa si trimita clentii la biroul de avocatura a iuliana dobre
sotia acum vad ca sotia lui deschide birou notarial altii cu facultata de drept nu pot accede in breasla
notarilor dar dobre n are probleme cu asa ceva cat e politician trage tare cind o sa fie dat afara ca altii
el are avocatura sotia notar public pot apoi sa traiasca bine ceilalti ce l voteaza ? problema lor cum
traiesc dobre sa traiasca bine

1.8.12 Starea agriculturii: un nou val de scumpiri?! (2012-08-06 04:48)

Unii specialiști consideră că alimentele se vor scumpi în medie cu 30-35 % în
perioada următoare

După ce sfârșitul anului 2011 a fost afectat de o secetă istorică, una dintre cele mai severe

din ultimii 50 de ani, nici vara anului 2012 nu a scăpat de acest efect meteorologic catastrofal:

seceta a produs din nou ravagii în agricultură, iar perspectivele sunt sumbre – creșterea

prețurilor produselor alimentare și falimentarea a numeroși fermieri... Asta cu toate că în

ultimul timp a plouat…

Din nou secetă
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Seceta din ultima perioadă a afectat 15 % din suprafaţa agricolă a judeţului Mureş. Directorul
Executiv al Direcţiei pentru Agricultură Mureş, Liviu Timar, a precizat că afectate sunt peste
62.000 de hectare de culturi agricole, din care 30.000 de hectare de păşuni naturale, ceea ce
afectează şi producţia din sectorul zootehnic. Culturile cele mai afectate sunt cele de porumb
boabe (peste 15.000 de hectare), soia (1.752 hectare), sfeclă de zahăr (939 de hectare) şi
cartofi (1.500 de hectare): „Ca urmare a temperaturilor foarte ridicate din ultima perioadă şi
a lipsei precipitaţiilor la nivelul judeţului Mureş, în luna iulie, sunt afectate 62.769 de hectare.
Printre cele mai afectate până la această dată sunt suprafeţe foarte mari la porumb boabe pe
15.456 ha, soia - 1.752 ha, sfecla de zahăr - 939 de ha, cartofi de toamnă - 1.500 de ha, plante
de nutreţ - 2.460 de ha şi nu în ultimul rând suprafeţe foarte mari de păşuni şi fâneţe naturale
unde nu mai există masă verde, respectiv păşuni - peste 30.000 de ha, iar fâneţe naturale
peste 5.000 de ha. Aceste suprafeţe din păcate cresc de la o zi la alta, având în vedere că
deşi de Sfântul Ilie, de regulă, în judeţul Mureş veneau ploile, acum nu au venit şi suprafeţele
afectate vor creşte în continuare”, a spus Liviu Timar. În plus, conform datelor DADR Mureș,
lipsa de masă-verde de pe păşuni şi fâneţe afectează serios producţia din sectorul zootehnic.

În privința cerealelor situația este mai bună: „Suntem în plină desfăşurare a recoltării grâului,
la orzoaică şi ovăz. Nu au fost aşa afectate aceste culturi, suntem aproape de sfârşitul recoltării
şi am reuşit să adunăm producţia de cereale (...), dar din păcate culturile care vor fi recoltate
în toamnă, cele pe care le-am amintit suferă foarte tare de lipsă de apă”, a declarat Liviu Timar.

Un aspect pozitiv este legat de faptul că s-a reuşit recoltarea a peste 70 la sută din suprafaţa

totală de 18.300 hectare de grâu şi secară însămânţate, la o producţie medie de 2.800 -2900

kilograme la hectar. De asemenea, suprafeţele de orz au fost recoltate în proporţie de 100 %,

iar cele de orzoaică - în proporţie de 88 %.

Neasigurate

Doar 6,5 procente din culturile agricole mureșene au fost asigurate, se arată într-un comunicat

de presă transmis de prefectul de Mureș, Alexandru Petru Frătean: „Ceea ce vreau să subliniez

este aspectul că, din totalul suprafeţelor afectate de secetă în judeţul Mureş, doar 6,5 % erau

asigurate. Vom analiza posibilitatea de a trimite Guvernului României, spre analiză, propuneri

de stimulare a asigurării producţiilor agricole”. Conform documentului, lipsa precipitaţiilor

şi temperaturile ridicate din luna iulie au afectat până acum 15 % din suprafaţa agricolă a

judeţului Mureş.

„Având în vedere seceta şi lipsa de precipitaţii de până acum, dar şi condiţiile în care au fost

însămânţate în toamna anului 2011 culturile de orz de toamnă şi grâu de toamnă, consider că
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specialiştii de la Direcţia Agricolă Mureş au dreptate atunci când afirmă că producţia medie

realizată în acest an, de 2.800-2.900 de kilograme la hectar, este o producţie bună. Pozitiv

este şi faptul că, deocamdată, nu sunt probleme cu suprafeţele de pomi şi de vie”, mai

precizează documentul emis de prefectul Frătean.

Scumpiri

Care sunt cele mai grave efecte ale secetei? Seceta afectează în primul rând producția agri-

colă, ducând la scumpirea alimentelor (unii specialiști consideră că alimentele se vor scumpi

în medie cu 30-35 % în perioada următoare). Indirect, scumpirea produselor agricole duce

la majorarea prețurilor produselor din carne (pentru producerea unui kilogram de carne se

consumă în medie 5-6 kg de cereale), determină reducerea efectivelor de animale, scăderea

producției de energie electrică în hidrocentrale, generează sărăcie, alterând în același timp și

starea de sănătate a populației. În plus, reducerea exporturilor duce la scăderea încasărilor în

valută, afectând pe această cale și cursul de schimb în sensul deprecierii leului.

Ajutor?

Statul a promis ajutorarea fermierilor a căror culturi au fost afectate de secetă, cu despăgubiri

de până la 80 % din valoarea pierderilor înregistrate. Însă specialiștii spun că birocrația și lipsa

de bani de la buget vor face ca aceste promisiuni să nu poată fi îndeplinite. Statul român îi

va despăgubi pe fermierii afectați de seceta dacă pierderile suferite de aceștia vor fi mai mari

de 30 % față de media veniturilor înregistrate în ultimii trei ani. În plus, Guvernul a promis că

fermierii își vor putea iriga pământurile cu prețuri de 20 % mai mici la energie. Banii vor fi

alocați întreprinderilor mici și mijlocii abia la terminarea campaniei de recoltare. Fermierii care

nu se încadrează în categoria IMM-urilor, cu pierderi de până la 30 % din veniturile înregistrate

în ultimii trei ani, ar putea fi despăgubiți cu cel mult 7.500 de lei. „Am fost de acord cu

propunerea de a reduce tariful pe irigații cu 50 de lei la 1.000 de metri cubi. De asemenea,
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am fost de acord să se solicite Comisiei Europene, acordarea de plăți în avans de până la 50

% din valoarea plăților directe pentru agricultură”, a declarat premierul Victor Ponta.

Apă puțină

Doar 20 de litri pe metru pătrat au căzut în luna iulie în județul Mureș, reprezentând doar
25 % din media multianuală pentru luna iulie care este de 80,2 litri pe metru pătrat de
precipitații. Astfel, luna iulie s-a dovedit până acum cea mai secetoasă lună a anului, afectând
agricultura. La sfârșitul lunii iulie 2012, conţinutul de umiditate pe adâncimea de sol 0-100 cm
în cultura neirigată de porumb, prezintă valori scăzute (secetă pedologică moderată-SM) și
deosebit de scăzute (secetă pedologică puternică - SP și extremă - SE) pe aproape întreg teri-
toriul agricol al ţării, potrivit informațiilor furnizate de Administrația Națională de Meteorologie.

În plus, Administrația Națională de Meteorologie nu dă informații îmbucurătoare nici pentru
perioada următoare: „Pe 2 august mediile temperaturilor maxime vor creşte cu aproximativ
3 grade Celsius, iar în data de 6 august aceste medii vor atinge 33 de grade Celsius. În
intervalul 7 – 11 august se va produce o răcorire treptată a vremii, iar în ultimele zile ale
intervalului de prognoză temperaturile vor fi din nou apropiate de normele climatologice
pentru a doua decadă a lunii august. Probabilitatea de averse va fi scăzută până în jurul
datei de 7 august, când va redeveni semnificativă şi aversele se vor semnala din nou pe arii
extinse[…] În intervalul 1 - 7 august 2012, prognoza meteorologică estimează precipitații, în
general slabe cantitativ, îndeosebi în regiunile agricole din vestul și centrul țării. În restul
teritoriului, probabilitatea de producere a ploilor va fi redusă. În aceste condiții, fenomenul
de secetă pedologică cu diferite grade de intensitate (extremă, puternică și moderată) se
va putea accentua în intensitate în special în zonele agricole din sud-estul, sudul și estul țării”.

Vasile Dancea

1.8.13 Hameiul, cultivatorii şi statul român (2012-08-06 04:54)

România ar putea obţine venituri frumoase din cultura hameiului. Productivitatea la hectar,

cumulată cu necesarul de forţă de muncă şi taxele şi impozitele pe care statul le-ar putea

culege sunt însemnate în comparaţie cu cele obţinute după celelalte culturi tradiţionale.

Şi totuşi, cultivatorii români de hamei se zbat să supravieţuiască, prinşi între nepăsarea

tradiţională a diriguitorilor într-ale agriculturii de pe malurile Dâmboviţei, costurile ridicate de
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producţie şi încăpăţânarea de a duce mai departe tradiţia unei culturi ce a împlinit un secol în

România.

Îmi amintesc…

…şi acum când am ajuns prima dată într-un depozit de hamei, unul situat între Luduş şi
Cheţani. Se întâmpla acum mai bine de 20 de ani, eram în vacanţă la bunici, şi pentru vreo
două zile am trecut şi pe la sora bunicii mele, la Luduş. Unchiul meu, soţul surorii bunicii,
muncea la IAS şi într-o zi ne-a dus cu el la hamei. Atunci am văzut pentru prima dată cum
spânzurau din înalt tulpinile de hamei în depozitul răcoros, preluate apoi de pe „şpărgi” şi
procesate. Apoi, ani la rând, când mergeam spre Cluj sau spre Braşov admiram plantaţiile de
hamei. Drepte, verzi şi aburcânde pe sârmele de susţinere. Acum, imaginile acestea e dificil
să le mai retrăiesc altfel decât cu ochii minţii deoarece cultura hameiului s-a restrâns simţitor
în ultimii 20 de ani.

După Sighişoara, din loc în loc, mai răsare câte o plantaţie. Poate o introducere prea nostalgică,

dar cam aşa e starea actuală a culturii de hamei în anul 2012. Şi o certifică, prin cifre, cei

câţiva producători de hamei care au mai rămas în România şi care încearcă să ducă mai

departe o tradiţie de peste un secol.

Probleme, probleme

Din 1990 încoace, cultivarea hameiului a cunoscut aceeaşi curbă descendentă ca în mai

toate sectoarele agricole. Cifrele o dovedesc însă cel mai bine, aşa cum au fost prezentate la

Congresul Internaţional al Cultivatorilor de Hamei desfăşurat între 27-29 iulie la Tîrgu-Mureş.

Astfel, înainte de 1989, în România, suprafaţa ocupată de culturi de hamei se cifra la 2.700

de hectare, în timp ce în prezent, doar 240 de hectare mai sunt acoperite de plantaţii de

hamei. Din această suprafaţă, 180 de hectare sunt doar în judeţul Mureş. Dezinteresul, lipsa

resurselor financiare, a subvenţiilor, regimul de proprietate neclar, intrarea pe piaţă a marilor

producători de bere care au venit cu propriii lor furnizori sunt tot atâtea motive pentru care,

constant, producţia de hamei în România a scăzut. Dintr-un producător de top 10, România a
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ajuns să nu mai conteze prea mult ca furnizor de hamei la nivel mondial. Fără ca în aceşti ani

să fi scăzut proporţional şi consumul de bere, spre exemplu. Această situaţie, exemplificată

pe larg, aşa cum vom face şi noi mai jos, le-a fost prezentată participanţilor la congres, unde

organizatorii alături de partenerii lor străini şi-au prezentat şi soluţiile care ţin, în mare parte,

de politica agricolă a statului român sau, mai bine zis, de absenţa uneia închegată. Dar să le

luăm pe rând.

Mai mulţi proprietari

După 23 de ani aproape de la elaborarea primei legi a fondului funciar, care a precedat chiar şi
prima Constituţie post-decembristă, Parlamentul României dimpreună cu Guvernele care s-au
succedat la conducerea ţării nu au descâlcit iţele care să soluţioneze problema proprietarilor
de plantaţii de hamei ridicate pe terenurile ce au făcut obiectul retrocedărilor. „Există o
problemă privind dreptul de proprietate a sistemului de susţinere pentru că în momentul în
care s-a făcut privatizarea, acesta aparţinea proprietarilor fermelor respective unde se face
procesarea. Aceste sisteme de susţinere pe care le vedeţi prin zona Sighişoara, din stâlpi de
metal, respectiv cu reţeaua de plasă deasupra sunt în proprietatea celor care au cumpărat
aceste ferme de hamei. Pe de altă parte, când s-au făcut retrocedările, pământurile au revenit
oamenilor, foştilor proprietari, şi atunci avem, practic, doi proprietari pe aceiaşi suprafaţă.
Şi din cauza acestei nereglementări la nivelul cadastrului, au apărut de multe ori probleme
pentru că proprietarii de terenuri au crezut că sunt ai lor stâlpii de susţinere, au înţeles că
imediat ce s-a retrocedat pământul și că le aparține și au început tăieri ilegale de stâlpi”, a
explicat Akos Mora, membru al Asociaţiei Producătorilor de Hamei din România.

Mora a susţinut că această problemă ar putea fi soluţionată dacă ar fi modificate legile privind

fondul funciar prin introducerea prevederii că atunci când un teren este retrocedat şi pe acesta

există construcţii, în cartea funciară să se facă menţiune că terenul nu este liber de construcţii.

Deşi a fost semnalată în repetate rânduri, nu a ascultat nimeni până acum această problemă.

Banii, veşnic puţini

Apoi, o altă problemă ar fi cea legată de bani. Cultura hameiului este foarte slab subvenţionată
de statul român. Mai exact, acesta cheltuiește anual vreo 6.000 de euro ca să susţină cultiva-
torii de hamei. Adică 100 de lei pe tonă. Acum avem o producţie anuală de doar vreo 250 de
tone de pe cam tot atâtea hectare, cheltuiala nu e mare pentru stat şi stresul inexistent pentru
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că nicio jalbă a cultivatorilor nu a fost în aceşti ani rezolvată de către diriguitorii agriculturii. Iar
cultivatorii nu cerşesc, ci vor o susţinere mai consistentă pentru a investi în cultura de hamei
şi de a se adapta trendului mondial. Adică soiuri noi, mai productive, ceea ce s-ar traduce mai
apoi în venituri mai mari la bugetul statului. „Există o contradicţie între procentul care este
finanţat din partea statului, respectiv suma. În această Hotărâre de Guvern (n.red. HG 691 /
2009) există 10 % pentru finanţarea cheltuielilor de producţie a hameiului, respectiv la sumă
este trecută una foarte mică, ceea ce nu corespunde cu realitatea. De asemenea aici este
nevoie de corelare. Am făcut demersuri la nivelul Ministerului, dar, din păcate, nu am primit
nici măcar până acum răspuns”, spune Akos Mora.

Cultivatorii au cerut 1.300 de lei pe tonă, dar până acum, niciun ministru al Agriculturii nu a

considerat această cultură importantă. Cu toate că, potrivit specialiştilor din domeniu, din

punctul de vedere al eficienţei culturii, de pe o suprafaţă de 1 ha, productivitatea valorică,

respectiv venitul pentru stat (taxe, impozite, TVA) sunt de cel puţin 10 ori mai mari decât

la culturile tradiţionale de grâu sau porumb. În plus, necesarul de resurse umane pentru

cultivarea hameiului este consistent, lucru ce generează locuri de muncă. Ar mai fi …

…problema pieţelor de desfacere…

Pentru a ţine pasul cu marii producători – în special Germania – fermierii români şi-au căutat
parteneri din afară care să îi ajute cu logistica necesară şi cu furnizarea de soiuri noi. „În
România, neavând cercetare, ne-am racordat şi am făcut o colaborare de mai bine de cinci
ani cu Institutul German al Hameiului şi încercăm să aducem soiuri noi din Germania şi să le
adaptăm în România. Bineînţeles că este un proces lung, de durată şi pe care încercăm să îl
adaptăm şi la noi. Ne-ar fi plăcut să existe un asemenea institut şi la noi, în România, cu care
să colaborăm şi să dezvoltăm soiuri locale”, a menţionat Mora.

Cu puţin interes şi susţinerea din partea statului, procesul de înlocuire a plantaţiilor cu butaşi
ce ar duce la obţinerea unei productivităţi mai însemnate la hectar – după ce cultura ar ajunge
la maturitate, şi anume după minim 3 ani – ar fi mult mai rapid, la fel şi rezultatele. Plus că vreo
15 ani nu ai mai avea prea multă treabă, atâta fiind durata de viaţă a unei culturi de hamei.
„Acest sprijin există în alte ţări şi nu am vrea ca experienţa negativă a altor ţări, de exemplu a
Ungariei, care nu a fost în stare la vremea respectivă să îşi apere acest domeniu, s-a distrus
aproape tot hameiul din Ungaria, iar acum se fac eforturi foarte mari pentru reînfiinţarea
culturii de hamei în Ungaria. Deci cheltuielile sunt mult mai mari pentru reînfiinţare decât
pentru menţinere, respectiv pentru replantări pentru că infrastructura există”, a spus Mora.

Dacă vreun ministru român al Agriculturii va ţine seama de aceste probleme semnalate chiar
de către producători, nu avem un răspuns. Putem doar să scriem că, poate-poate, indiferenţa
va durea la Bucureşti.
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Ligia Voro

1.8.14 Câștigător la Întrebarea săptămânii (2012-08-06 05:00)

La întrebarea de săptămâna trecută „Cum apreciați prestația delegației române la Jocurile
Olimpice de la Londra?” am primit mai multe răspunsuri, din care am ales unul pertinent,
primit de la Oana-Monica Susanu, care a răspuns astfel:

Cam slabă reprezentația noastră la Jocurile Olimpice, dar măcar ne întoarcem acasă
cu câteva medalii. Totuși nu suntem la coada listei. Bravo românilor și mulțumim
pentru reprezentații. Se putea mai bine, dar e bine și așa.

Urmăriți în continuare www.punctul.ro, concursul continuă.

1.8.15 Tabăra de artă contemporană la Reghin (2012-08-07 08:09)

Asociația K’ARTE organizează prima ediție a taberei de creație ”Pădurea Rotundă”, la
Reghin, o reinterpretare a simpozionului de artă contemporană desfăşurat anul trecut la Bistra.
Proiectul beneficiază de o valoroasă colaborare cu Independența Film și cu British Council,
care oferă –împreună – patru filme deosebite, propuse tuturor cinefililor spre vizionare, în aer
liber, la amfiteatrul din Pădure. Cele șapte zile se vor încheia, duminică, cu un spectacol de
teatru de improvizație.

Evenimentul are ca partener principal Hotelul-Restaurant Marion – Pădurea Rotundă, fiind

sprijinit și de Consiliul Judeţean Mureș, Primăria Reghin, Rotary Club Tîrgu Mureș, Reea și

Mobila Dalin.
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Reghin, 13-19 august, 2012

• Artiști invitați:
Aurel Cornea
Simion Moldovan
Alexandru Papuc
Octavian Pîrvan
Ștefan Ungureanu

• Proiecție de FILME, în aer liber:
Băiatul cu bicicleta (Franța, 2011. Marele premiu al juriului la Cannes, 2011)
Exit Through The Gift Shop (SUA-UK, 2010)
David Hockney: A Bigger Picture (Documentar BBC, 2009)
Oslo, 31 August (Norvegia, 2011. Marele premiu – Trofeul Transilvania, TIFF - 2012)

• Teatru de improvizație: ”Improshow”, cu Improspectorii (duminică, ora 19.00)
Proiecția filmelor și piesa de teatru vor avea loc în amfiteatrul din pădure, în spatele Hotelului
Marion, accesul fiind liber.

Sursa: Asociația K’ARTE

1.8.16 AZO în revizie, mirosurile grele rămân (2012-08-07 08:14)

Zilele trecute am avut ocazia, neplăcută, să constat că deși combinatul Azomureș este
închis temporar pentru obișnuita revizie tehnică ”de august” la Promenada Mall atmosfera
rămâne încărcată. De mirosuri.

Și am început o mică investigație. Groapa de gunoi a municipiului –aflată în spatele dealului
din imediata apropiere a complexului comercial – este folosită în continuare deși trebuia
închisă din 2009. Din 2009 România și Târgu-Mureș sunt în ileglitate crasă pe acest subiect
în relația cu Bruxellles, iar Primăria Târgu-Mureș și CJ Mureș sunt principalii vinovați. Deși se
află în construcție – noul depozit de deșeuri este la un pas de a se concretiza într-un dezastru
de proporții uriașe pentru județul Mureș prin simplul fapt că anul viitor expiră termenul de
execuție din fonduri europene. Între timp tot gunoiul din Târgu-Mureș și câteva alte localități
din jurul municipiului folosesc groapa de la Cristești deși aceasta nu mai respectă nicio regulă,
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nicio prevedere, nicio legislație în domeniu. Și poluează pânza freatică, apele de suprafață în
care se deversează rezidurile lichide, solul și evident aerul.

Combinatul Azomureș ia în fiecare an o pauză de o lună în care intră în revizie tehnică și, de
exemplu în 2012, angajează firme cu peste 1000 de muncitori pentru a-și reface instalați-
ile și obiectivele tehnice în vederea unei funcționări fără defecțiuni tehnice pe parcursul anului.

1.8.17 În apă caldă să ne duelăm (2012-08-07 08:17)

După trei ceasuri bune în care s-au acuzat reciproc, aleşii locali au ajuns la un compromis
privind reluarea furnizării apei calde în Tîrgu-Mureş în şedinţa extraordinară desfăşurată
vinerea trecută. Din 13 iunie, 7.000 de familii au rămas fără apă caldă, după ce E.ON Gaz a
sistat furnizarea gazului metan către centralele termice operate de E.Star Mureş Energy.

Mai precis, aleşii locali au decis ca Locativ să preia operarea celor 15 centrale termice care
asigură alimentarea cu energie termică a 7000 de familii târgumureşene, iar centralele
termice proprii ale grădiniţelor, şcolilor şi blocurilor ANL să fie operate direct de către primărie,
prin Direcţia Energetică, a cărei organigramă a fost votată în şedinţă. “Suntem consecvenţi
deciziei din 2 iulie prin care am delegat gestiunea directă către Primăria Tîrgu-Mureş. Am
venit cu noi măsuri concrete şi cu termene, dar pentru o perioadă de tranziţie intermediară
am delegat gestiunea la Locativ pe baza promisiunii Executivului că în 48 de ore se va drumul
la apa caldă”, a spus consilierul local UDMR, Peti András.

Perioada de tranziţie, aşa cum a explicat acelaşi consilier local, va dura până ce se vor obţine
avizele, licenţele necesare operării de către Primăria Tîrgu-Mureş a sistemului centralizat
de termoficare. Aleşii au explicat că au votat trecerea temporară a serviciului public de
termoficare la Locativ, dar că nu vor renunţa ca acesta să fie administrat direct apoi de către
Primărie. „Pentru că atunci există un control direct, respectiv nu implică costuri, pentru că
orice societate comercială ar veni, ar creşte tarifele la agentul termic furnizat populaţiei, de
aceea preferăm să rămână la primărie care nu poate pune adaos comercial. Nu putem să
renunţăm la sistemul centralizat deoarece întotdeauna va exista un procent de aproximativ
20 % din populaţie care nu îşi va permite să îşi finanţeze lucrările interioare pentru a avea
propria centrală de apartament”, a subliniat alesul local USL Cornel Brişcaru.

De asemenea, aşa cum menţionam mai sus, aleşii şi-au retuşat o greşeală după ce au dovedit

că nu aveau habar de faptul că în organigrama primăriei nu exista un serviciu energetic – e

adevărat că nici reprezentanţii primăriei nu s-au obosit să îi atenţioneze că acesta nu este

prevăzut - care să se ocupe direct de operarea sistemului centralizat de termoficare. Scăpare

reparată prin aprobarea organigramei acestei direcţii energetice care va funcţiona cu 29 de
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persoane în schemă, care vor fi angajate prin redistribuirea personalului deja existent în cadrul

Primăriei Tîrgu-Mureş.

Blocurile ANL, pe cont propriu

În privinţa blocurilor ANL, aleşii locali au decis ca acele centrale proprii cu care sunt prevăzute
imobilele să fie preluate înapoi de la E.Star Mureş Energy, iar chiriaşii, prin asociaţiile de
locatari, să încheie direct contracte de furnizare a gazului metan cu E.ON Gaz.

Modul cum a fost soluţionată temporar problema l-a nemulţumit pe consilierul local Claudiu
Maior. „Nu pot să fiu mulţumit de o variantă struţo-cămilă. Sper ca în cel mai scurt timp să
reuşim să preluăm centralele de la E.Star. În momentul în care vom prelua centralele, în 48
de ore, ei vor avea apă caldă şi căldură”, a spus acesta.

Când va fi această dată e dificil de anticipat, problemă semnalată chiar de către unul dintre
reprezentanţii Executivului. „Hotărârea nu specifică data de la care se va relua furnizarea
gazului în sistem. Astăzi sistemul operează, centralele nu funcţionează pentru că nu este
plătit gazul. Rebranşarea va fi posibilă în momentul în care vom conştientiza că există datorii
către E.ON Gaz şi vom trece la plata acestora. Într-adevăr poate să fie în două ore, nu în 48 de
ore dacă se efectuează plata acestor datorii”, a spus viceprimarul Ionela Ciotlăuş.

Trăgând linie, remarcăm că s-a votat iar de dragul votării pentru că nu există garanţia că
E.Star va ceda centralele termice fără să îşi recupereze debitele restante de la Primărie cu
titlu de subvenţii şi pe care conducerea municipalităţii nu le recunoaşte, deşi sunt rezultatul
neaplicării unei hotărâri de CL şi astăzi în vigoare, respectiv că E.ON va relua furnizarea
gazului. Aşteptăm cu mult interes data de 6 septembrie când perioada de 90 de zile prevăzută
în contractul reziliat cu E.Star de continuare a furnizării energiei termice va expira.

Ligia Voro

1.8.18 Lotul BC Mureș s-a reunit. Încep pregătirile (2012-08-07 08:28)

Lotul echipei de seniori BC Mureș s-a reunit luni pentru începerea pregătirilor pentru noul
sezon al campionatului. Sub comanda antrenorului Srecko Sekulovic, s-au prezentat la lot toți
jucătorii care au contract semnat cu clubul, respectiv Andrija Ciric, Darko Balaban, Branko
Cuic, Vaidotas Peciukas, Liviu Dumitru, Daniel Tudosă, Radu Paliciuc, Alin Borșa, Cristian Jakab
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și Baczó Balázs, precum și Daniel Uță de la echipa a doua, în timp ce Tudor Jucan este la lotul
naţional.

În prima săptămână se vor face vizitele medicale, antrenamente de reacomodare la efort,
urmând ca în 13 august echipa să plece la Sovata pentru un cantonament de o săptămână.
Se mai intenționează de asemenea aducerea unui conducător de joc străin în cel mai scurt
timp posibil.

1.8.19 Candidat la titularizare notat cu 1,3 la examen (2012-08-08 10:23)

Un candidat la examenul de titularizare organizat în județul Mureș a reușit să obțină la proba
dată la disciplina Istorie, nota 1,3. Ministerul Educației a dat publicității aceste note, ele
putând fi consultate pe fiecare județ în parte. notele pe fiecare disciplină în parte pot fi
consultate [1]aici.

1. http://titularizare2012.cloudapp.net/Titularizare/RapoarteJ.aspx?jud=29

1.8.20 Medaliile olimpice din istoria sportului mureșean (2012-08-08 11:57)

[1] Toți cei trei sportivi mureșeni care au participat la Jocurile Olimpice de la Londra au
ieșit din competiții. Nici înotătorul Norbert Trandafir, nici Eniko Barabas Mironcic la canotaj și
nici gimnastul Cristin Bățagă nu a reușit să aducă acasă vreo medalie. Totuși, e de aplaudat
simpla calificare a acestor sportivi la olimpiadă, în condițiile în care vin din trei sporturi foarte
puțin susținute financiar și moral la Tîrgu-Mureș. Un exemplul extrem de relevant este Norbert
Trandafir, care n-a putut să se pregătească pentru olimpiadă la Tîrgu-Mureș, pentru că nu i s-a
putut pune la dispoziție suficient timp un bazin de înot potrivit.

Din nou sunt de felicitat cei trei sportivi, dacă ne uităm în istoria sportului mureșean, în care
medaliile olimpice au fost extrem de rare, doar 5 la număr, după cum urmează:

1936 - La Jocurile Olimpice de la Berlin, Hazai Kalman, născut la Tîrgu-Mureș, obține medalia
de aur cu echipa de polo a Ungariei.
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1976 - La Jocurile Olimpice de la Montreal, Simon Ladislau, participant în delegația României,
obține medalia de bronz la lupte, categoria +100.

1980 - La Jocurile Olimpice de la Moscova, Nicolae Pop, obține cu echipa de volei a României
medalia de bronz.

1984 - La Jocurile Olimpice de la Los Angeles, Radu Gelu, reprezintă România la competiția
de haltere și câștigă medalia de argint.

2008 - La Jocurile Olimpice de la Beijing, Eniko Barabas Mironcic, câștigă medalia de bronz
cu echipa de canotaj 8+1 a României.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/medalii_olimpice.jpg

1.8.21 Frumusețile Egiptului la prețuri preferențiale (2012-08-08 21:49)

[1] Dacă încă nu te-ai hotărât unde să-ți petreci vacanta, Kartago Tours revine cu o ofertă
deosebit de avantajoasă: Perla Africii – Egipt, un loc fascinant şi plin de mister.

Egiptul este cunoscut încă din vechi timpuri atât pentru distracţie cât şi pentru frumuseţile
sale. Vechi tărâm al faraonilor şi al civilizaţiilor antice, Egiptul este una dintre cele mai
captivante şi mai atractive destinaţii din lume. Pe lângă faimoasele piramide şi imaginea unei
civilizaţii misterioase de mult disparută, Egiptul oferă totodată un veritabil paradis turistic.

Pentru o vacanţă de neuitat, Kartago Tours recomandă staţiunile Hurghada şi Marsa Alam,
locuri care garantează trăirea unor clipe minunate. Hotelurile de aici sunt adevărate com-
plexe, de tip all inclusive cu programe de animaţie şi de distracţie zilnice pentru aproape
toate vârstele. Puteţi petrece un sejur în cadrul unui astfel de complex hotelier, dar puteţi
opta şi pentru excursii în care se vizitează Valea Regilor, Templul Reginei Hatshepsut, Colosii
lui Memnon şi Templul Karnak. Oferta de vacanţă cuprinde şi posibilitatea unei plimbări cu
vaporul pe Marea Roşie, călătorie cu jeepul în deşert, vizitarea unui sat beduin şi plimbarea
cu cămila. De asemenea, Hurghada este cunoscut ca un oraş al petrecerilor, mai ales printe
europeni. Localnicii vă vor spune că aici viaţa începe odată cu lăsarea nopţii.

O altă atracţie importantă din Egipt o reprezintă ecosistemul din Marea Roşie, flora şi fauna
acesteia oferind experienţe de neuitat pentru pasionaţii de scufundări sau snorkeling. Reciful
de corali din Marea Roşie face ca aici să existe câteva puncte de scufundare renumite pentru
iubitorii acestui sport. Unul dintre acestea se află chiar în Marsa Alam, aşa-zisa “Casă a
delfinilor”, un loc magic pentru scufundări, unde vor fi satisfăcuţi atât profesioniştii cât şi
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începătorii. “Am reluat charterele către destinaţia Egipt începând cu data de 10 iunie. Deşi
la început turiştii au fost reticienţi faţă de această destinaţie, după câteva zboruri şi câteva
sejururi reuşite petrecute de turişti în Egipt, cererea a crescut astfel că am ieşit pe piaţă şi cu
oferte speciale atât pentru familii cu copii cât şi pentru cupluri tinere sau grupuri organizate”,
declară Souani Haithem, directorul Agenţiei de Turism Kartago Tours. ”Pachetele oferite de
noi încep de la 320 euro, însă în funcţie de destinaţie, perioadă, locaţie, număr de persoane
realizăm şi oferte personalizate pentru cei interesaţi” a completat Souani Haithem.

În fiecare zi de miercuri, doritorii pot pleca spre Egipt direct din Târgu-Mureş sau Bucureşti.
Pentru turiştii din Cluj-Napoca, Agenşia asigură gratuit transferul Cluj-Napoca- Aeroportul din
Târgu- Mureş şi retur. Anul acesta Agenţia Kartago Tours a relansat destinaţiile de vacanţă
Tunisia şi Egipt la preţuri excepţionale, dar pe lângă acestea turiştii pot alege sejururi în Turcia
si Bulgaria.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/egipt.jpg

sejur egipt (2012-09-11 12:25:20)
Intr-adevar, Hurghada este una dintre destinatiile de vacanta cele mai frumoase din Egipt.

1.8.22 Instantanee medievale la Mureș Mall (2012-08-09 11:12)

La Galeria de Artă de la parterul MUREŞ MALL, se desfăşoară până la 31 august 2012,
expoziţia de fotografie cu titlul „INSTANTANEE MEDIEVALE”, organizată de Şcoala Populară de
Arte din cadrul Centrului Judeţean Pentru Cultură Tradiţională şi Educaţie Artistică Mureş.

Expoziţia este rezultatul muncii elevilor de la secţiunea de fotografie la cea de-a II-a ediţii
a taberei de creaţie organizată de instituţie la Sighişoara, în perioada 8-15 iulie 2012. Pe
parcursul celor 7 zile de tabără, elevii au explorat Cetatea Sighişoarei în căutarea unor
imagini reprezentative pentru tema taberei. Imaginile surprind caracterul medieval al Cetăţii
Sighişorene, concentrându-se în special asupra detaliilor de arhitectură precum şi a atmosferei
diurne şi nocturne prezente în cetate.

Expoziţia reuneşte 27 de lucrări fotografice cu dimensiunea de 50x70 cm, iar abordările temei
sunt personale fiecărui autor; Adrian Măgeruşan, Flaviu Vas, Georgiana Pop, Iulia Diana Şanta,
Nora Ligia Hidoş, Paula Zsuzsanna Dee, Raluca Iclănzan, Zamfira Zamfirescu, şi Cezar Buliga –
profesor coordonator.
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1.8.23 DJ set Faithless la Peninsula (2012-08-09 13:13)

Mai sunt doar două săptămâni până la începerea celei de a zecea ediţii a Festivalului
Peninsula şi surprizele pentru fani tot nu s-au terminat. Pe 23 august, în prima zi a celui mai
mare festival din România, nu vor cânta doar legendarii foşti membri ai trupei Dire Straits, sub
numele de The Straits, ci va mixa pentru peninsulari nimeni alta decât Sister Bliss! Membru
fondator al trupei britanice Faithless, Sister Bliss este, după mai bine de 15 ani de carieră, un
nume de reper al muzicii electronice. Seturile de DJ mixate la cele mai faimoase cluburi din
lume, colaborările cu regizori de Oscar şi artişti de talie internaţionale şi, bineînţeles, faptul
că a fost, practic, imboldul muzical din spatele unor hituri precum „We come one” , „God is
a DJ” sau „Insomnia” fac ca Sister Bliss să fie un show de neratat la cea de a zecea ediţie a
Festivalului Peninsula. Artista va mixa joi la Ciuc Music Live Stage.

Programul muzical complet al Peninsulei poate fi consultat pe site-ul oficial al festivalului,
www.peninsula.ro. Cea de a zecea ediţie a Festivalului Peninsula se desfăşoară între 23 şi 26
august. Printre artiştii care vor concerta se numără Tinie Tempah – cel mai cunoscut artist
hip-hop din Marea Britanie, The Straits – trupa înfiinţată de foşti membrii Dire Straits care
cântă hiturile legendarei formaţii de rock –, cel mai iubit artist al Ungariei, Ákos, Children of
Bodom, ATB, Netsky, Dirtyphonics, New Model Army, Babylon Circus, Rotfront şi N.O.H.A.

Festivalul Peninsula este susţinut de Ciuc, Pepsi, MOL, Borsec, Orange şi Rock FM. Parteneri me-
dia principali sunt Adevărul şi Zile şi Nopţi. Cele mai proaspete informaţii despre cea de a zecea
ediţie a Festivalului Peninsula le puteţi găsi şi anul acesta pe pagina oficială www.peninsula.ro,
precum şi pe pagina de Facebook a evenimentului. Biletele şi abonamentele pentru Peninsula
2012 se vând în reţeaua de magazine Eventim şi pe www.eventim.ro. Un abonament costă
150 de lei, iar biletul de o zi - 60 de lei.

Sursa: Peninsula

1.8.24 Filme de la TIFF proiectate la J’ai Bistrot (2012-08-10 08:29)

[1] Proiectiile din secțiunea “Shadow Shorts” vor avea loc in doua seri, Miercuri si Joi,
15-16 August, incepand cu orele 20:30. Sectiunea “Umbre – Scurt Metraje” sau “[2]Shadow
Shorts” a Festivalului International de Film Transilvania, cuprinde 12 scurt metraje horror, SF
sau fantasy. “Spre deosebire de anul trecut, în selecția de acum sunt mai multe scurtmetraje
SF precum Abandoned sau The 3rd Letter. Singura animație, L’oeil du paon al lui Gerlando
Infuso, ne introduce în lumea stranie a păpușilor made in Belgium. Cu un juriu prestigios,
Shadows Shorts se anunță un must see al iubitorilor de gen. Putem afirma fără rețineri că
nici anul acesta nu va fi soare în Shadows Shorts”, declară selecționerul secţiunii, Mihai Mitrică.

Juriul secțiunii Umbre-Scurtmetraj a fost alcătuit din Daniel Cohen, directorul artistic al
Festivalului de Film Fantastic de la Strasbourg, membru al rețelei EFFF (European Fantastic
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Film Federation), Joachim Luetke, unul dintre cei mai apreciați artiști pe horror graphic
design și autor al unor coperte de album pentru trupe faimoase de metal gen Kreator, Sopor
Aeturnus, Arch Enemy, și Andy Stewart - jurnalist la Scream, revista britanică de referință în
cinematograful horror.

Titlurile din sectiunea Shadow Shorts sunt:

1. Abandoned – r. Francisco Ruiz Velasco, 10′ (SUA / Mexic, 2011)
2. At the Formal – r. Andrew Kavanagh, 8’ (Australia, 2011)
3. CTIЍ! – r. Cyrille Drevon, 14’ (Franța, 2011)
4. Decapota Shock – r. Javier Chilion, 9’ (Spania, 2011)
5. Hope – r. Pedro Pires, 11’ (Canada, 2011) -
6. Legend / Leyenda – r. Pau Teixidor, 15’ (Spania, 2011)
7. Suffer – r. Kimani Ray Smith, 18’ (Canada, 2011)
8. The 3rd Letter – r. Grzegorz Jonkajtys, 15’ (SUA, 2010)
9. The Adder’ s Bite – r. Firas Momani, 9’ (Canada, 2011)
10. The Little Mermaid – r. Nicholas Humphries, 8’ (Canada, 2011)
11.The Peacock’s Eye / L’oeil du paon – r. Gerlando Infuso, 13’ (Belgia, 2010)
12. Tommy – r. Arnold de Parscau, 9′ (Franța, 2011)

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/TIFF_Shadow-Shorts.jpg
2. http://tiff.ro/tiff/video/shadows-shorts

1.8.25 Nu mai vrea nimeni gunoiul din Tîrnăveni (2012-08-12 19:40)

Problema depozitării deşeurilor a apărut odată cu punerea în aplicare a normelor Uniunii

Europene care prevedeau închiderea gropilor clasice de gunoi şi deschiderea de depozite

ecologice de deşeuri. Chiar dacă municipiul Tîrnăveni a făcut paşii potriviţi pentru respectarea

obligaţiilor impuse de la Bruxelles, eşecul autorităţilor judeţene s-a răsfrânt şi asupra municip-

iului de pe Târnava Mică. Depozitul ecologic de la Ungheni care ar fi trebuit să deservească şi

municipiul Tîrnăveni nu a mai fost realizat, astfel că localitatea a rămas cu gunoiul „în ogradă”.

NU!, la Câmpia Turzii
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După ce a fost realizată din fonduri europene o staţie de transfer deşeuri care asigură com-
pactarea şi selectarea reziduurilor colectate din municipiu, până nu demult gunoiul colectat
în municipiul Tîrnăveni era depozitat la groapa ecologică din Câmpia Turzii. Dar, prin adresa
nr.3154/4 din 21.06.2012, societatea care se ocupă de administrarea depozitului de deşeuri, a
informat administraţia din Târnăveni că în conformitate cu hotărârea de Guvern nr.349/2005,
anexa 5, din data de 15 iulie 2012 depozitarea deşeurilor la Câmpia Turzii nu mai este posibilă.

Pentru a rezolva problema, autorităţile au contactat proprietarii depozitelor de la Ocna-Mureş,

Aiud sau Alba Iulia care au ca termen de închidere 2013-2015, însă au primit refuzuri. Munici-

palitatea a primit totuși acceptul din comuna Cristian, judeţul Sibiu, dar din cauza distanţei,

81 de km, apărea inconvenientul că nu se putea efectua decât un singur transport pe zi, în

plus tariful de depozitare comunicat a fost de 50 de lei /tonă, fără TVA.

Soluția temporară

În cele din urmă, prin intervenţia autorităţilor s-a reuşit acceptarea depozitării deşeurilor la
Sighişoara, ceea ce va duce însă la o majorare a costurilor. Dacă la Câmpia Turzii tariful era
de peste 25 de lei pe tonă, la Sighişoara depozitarea deşeurilor va costa 31 de lei pe tonă.
Consilierii locali au aprobat majorarea acestor tarife.

Soluţia este însă una temporară, dar autorităţile şi-au pus din nou speranţa în viitorul depozit
ecologic judeţean care urmează a fi realizat la Sânpaul şi care va rezolva problema depoz-
itării deşeurilor. Până atunci nota de plată, tot mai ridicată, o vor achita localnicii din Tîrnăveni.

Mircea Barbu

1.8.26 13-19 august este săptămâna artei contemporane (2012-08-12 19:43)

Agenda culturală a Reghinului se îmbogățește cu o tabără de creație. Este vorba despre

prima ediție a taberei de artă contemporană „Pădurea Rotundă” care se va desfășura la Reghin

în perioada 13-19 august, evenimentul fiind de fapt o urbanizare a simpozionului desfăşurat

în anii trecuți la Deda Bistra.
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Artiști consacrați

Timp de 7 zile, artiști consacrați precum Simion Moldovan, Aurel Cornea, Alexandru Papuc,
Octavian Pîrvan și Ștefan Ungureanu vor încerca să-și pună talentul și lucrările la dispoziția
reghinenilor iubitori de frumos, într-un proiect menit să consolideze statutul Pădurii Rotunde
de zonă simbolică pentru oraș. Artiștii vor lucra efectiv în pădure și vor putea fi vizitați, luați la
întrebări, admirați și curtați, iar cei care doresc să li se alăture pot să o facă fără nici o reținere.

Organizatorii, Asociația K’ARTE și-ai exprimat dorința de a transforma spațiul fizic într-unul

simbolic, o matrice a dialogului artist – comunitate - natura. În acest sens, o parte din lucrările

artiștilor participanți vor rămâne permanent în spațiul gazdă - Pădurea Rotundă - pentru a

contribui la reconsiderarea și recuperarea culturală a unei zone importante din moștenirea

reghineană.

Filme și teatru

Evenimentul va include și seri de proiecție de filme în aer liber. Iubitorii celei de-a 7-a arte vor
putea urmări marți, miercuri, joi și vineri, în amfiteatrul din pădure, de la ora 21, Băiatul cu
bicicleta (Franța, 2011. Marele premiu al juriului la Cannes, 2011), Exit Through The Gift Shop
(SUA-UK, 2010), David Hockney: A Bigger Picture (Documentar BBC, 2009), Oslo, 31 August
(Norvegia, 2011. Marele premiu – Trofeul Transilvania, TIFF - 2012). Peliculele sunt oferite de
Independența Film și British Council, instituții care colaborează la acest proiect. Ultima seară
(duminică) este destinată teatrului de improvizație. Reghinenii vor putea urmări în același
amfiteatru, de la ora 19, pe actorii de la „Improshow”.

Așadar, vă poftim la Reghin în această săptămână. Veți avea parte de natură, de o conversație
interesantă cu artiști valoroși, va veți delecta și cultiva gustul pentru frumos, dar mai presus
de toate veți putea lega prietenii cu oameni despre care se spune că au ales libertatea de
exprimare ca mod de viață.

Emeșe Ardelean
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1.8.27 Se caută un administrator public la Primăria Luduş (2012-08-12 19:47)

Consiliul Local Luduş a hotărât cu unanimitate de voturi în şedinţa din 10 iulie înfiinţarea

funcţiei de administrator public în cadrul Primăriei. În aceeaşi şedinţă, aleşii locali au aprobat

criteriile, procedurile şi atribuţiile specifice ocupării postului de administrator public în cadrul

aparatului de specialitate al primarului.

„Un management unitar”

„Principala responsabilitate a administratorului public va consta în intensificarea, crearea şi
folosirea tuturor oportunităţilor la nivelul comunităţii locale, în scopul eficientizării maxime a
folosirii surselor şi diminuării costurilor. Un management unitar va permite luarea deciziilor
şi punerea lor în aplicare într-un timp mai scurt şi cu efecte benefice pentru cetăţeni”, a
argumentat primarul Cristian Moldovan ocuparea postului rămas vacant din 29 iunie.

Din referatul întocmit de şefa de la resurse Umane, Letiţia Duşa am aflat că noul administrator
public al oraşului trebuie să fie absolvent de studii superioare juridice şi să aibă o vechime în
activităţi de management de minim cinci ani.

Printre principalele atribuţii ale administratorului public ar fi: Urmărirea execuţiei bugetare;
Coordonarea şi conducerea activităţilor de dezvoltare comunitară şi economică; Consultant
general tehnic al primarului; Controlează igiena şi salubritatea oraşului, precum şi a localurilor
publice, cu sprijinul serviciilor de specialitate. Alte atribuţii relevante postului sunt încredinţate
de primar prin act administrativ.

Ioan A. Borgovan

1.8.28 Două autospeciale de pompierii, noi la Sighișoara (2012-08-12 19:53)

[1] O tragedie petrecută cu câțiva ani în urmă, în orașul spaniol La Laguna din Tenerife,
când focul a transformat unul dintre monumentele reprezentative ale oraşului în ruină, a
îndemnat departamentul pompierilor de aici (Spania) să propună un proiect internaţional cu
participarea mai multor centre istorice cu valoare mondială, scopul principal fiind înfiinţarea
unei reţele tematice care să faciliteze dezvoltarea unor politici locale şi regionale şi schimbul de
bune practici în domeniul prevenirii apariţiei riscurilor naturale şi tehnologice, în special riscul
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de incendiu, în centrele istorice din întreaga Europă, declarate situri ale Patrimoniului Mondial.

Denumit ”Heritprot”, proiectul are ca obiectiv strategic general creşterea eficacităţii politicilor

de dezvoltare regională şi contribuţia acestora la modernizarea economică şi întărirea compet-

itivităţii în Europa, în domeniile inovării, economiei, mediului şi prevenirii riscului prin mijloace

de cooperare interregională.

Din Spania, la Sighișoara

După conferinţa de deschidere, care a avut loc în La Laguna (26 aprilie 2012), pe data de
15 iunie a avut loc şi lansarea proiectului la Sighişoara, la care au participat colonel Oltean
Dorin inspector şef ISU ”Horea” al judeţului Mureş, reprezentanţi ai pompierilor, SMURD, ai
jandarmeriei, poliţiei şi municipalităţii Sighişoara, fiind prezentate datele proiectului, scopul
şi obiectivele sale, precum şi oportunitatea acestuia pentru Sighişoara, mai ales ca o firească
continuare a proiectului internaţional HerO (Patrimoniul ca oportunitate), desfăşurat în pe-
rioada 2008-2011.

La sfârşitul aceleiaşi luni, între 20-22 iunie, cei 10 parteneri s-au reîntâlnit în Spania, la Cuenca,
unde au avut loc mai multe mese rotunde privind legislaţia în domeniu, pregătirea şi creşterea
gradului de conştientizare sau planificarea, urmate de discuţii şi dezbateri referitoare la bune
practici în general, ori la protejarea arhivelor şi a bibliotecilor în special, extrem de interesante
fiind în acest sens intervenţiile partenerilor din Liverpool sau a reprezentantului Bibliotecii
Naţionale a Spaniei.

Reprezentanţii Sighişoarei la Cuenca au fost: maior Horaţiu Păcuraru – comandantul detaşa-

mentului de pompieri Sighişoara, Ioana Şandru – manager de proiect, Rodica Radu – Direcţia

economică, Ioan F. Pascu – Compartiment Patrimoniu UNESCO, Aurelian Bădulescu - Şeful

Comitetului local pentru situaţii de urgenţă) Ioan F. Pascu.

A lipsit SMURD

Un capitol aparte l-a reprezentat exerciţiul practic privind planul de salvare a Palatului epis-
copal din Cuenca, care nu doar că este un valoros monument istoric, dar adăposteşte şi un
deosebit de bogat patrimoniu cultural mobil. Astfel, după ce a fost simulat un focar de incendiu
într-una din camerele palatului, a urmat intervenţia practică, desfăşurată după un scenariu
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foarte bine pus la punct: identificarea şi neutralizarea focarului; sectorizarea ansamblului prin
protecţia la fum a zonelor neafectate de foc dar ameninţate de fum; marcarea, evacuarea şi
inventarierea la evacuare a bunurilor de patrimoniu mobil (tablouri, piese de mobilier etc.),
pornind de la fişe de intervenţie pentru fiecare piesă în parte, care îi indica locaţia, gradul de
prioritate, materialul din care este făcută, greutatea şi numărul de persoane pentru deplasarea
ei, etc.; protejarea şi ambalarea de către specialişti a inventarului la centrul de comandă şi
predarea sa în siguranţă poliţiei locale.

Deosebit de meticulos dar şi foarte practic în acelaşi timp, scenariul acestui exerciţiu, rezultat

al unor nefericite întâmplări, a fost un excelent exemplu de experienţă aplicată, a cărei

împărtăşire poate fi extrem de utilă şi centrului istoric Sighişoara. Pe de altă parte însă, a

surprins absenţa echipajelor SMURD, un capitol la care se pare că România este una dintre

cele mai pregătite ţări de pe continent.

În octombrie Sighișoara va primi două autospeciale

Următoarea întâlnire a partenerilor „Heritprot” va avea loc la mijlocul lunii octombrie, la
Sighişoara, de asemenea cu ateliere de lucru şi exerciţiu operativ, prilej cu care pompierii
sighişoreni vor primi din partea colegilor britanici din Shropshire, prin intermediul Fundaţiei
„Mihai Eminescu Trust”, două auto-speciale mult mai bine adaptate specificului
cetăţii medievale.

Proiectul „Heritprot” este co-finanțat de către Fondul European pentru Dezvoltare Regională
prin intermediul programului INTERREG IVC. Parteneri cu o derulare cuprinsă între ianuarie
2012 şi decembrie 2014, sunt: Consorţiul de prevenire şi stingere a incendiilor din Tenerife –
Spania (partener lider), Serviciul pentru prevenire şi stingere a incendiilor din Merseyside (Liv-
erpool) - Marea Britanie, Serviciul de protecţie civilă din insulele Azore – Portugalia, primăriile
oraşelor Sighișoara - România, Cuenca - Spania, Riga - Letonia, Varșovia - Polonia, Holloko -
Ungaria, Bergen – Norvegia şi Vilnius – Lituania. Bugetul proiectului „Heritprot” este de peste
un milion de euro, dintre care aproape 115 mi de euro revin oraşului nostru. Din întreaga
sumă 85 % este finanţată de Fondul European de Dezvoltare Regională, 13 % cofinanţată de
către Ministerul Dezvoltării Regionale şi Turismului, Sighişoarei revenindu-i o contribuţie de
2.288 de euro pentru toţi cei 3 ani de proiect.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/Cuenca.jpg
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1.8.29 Echipele mureșene se-adună (2012-08-12 20:00)

Lotul echipei de seniori BC Mureș s-a reunit în vederea începerii pregătirilor pentru sezonul
competițional 2012-2013. Sub comanda antrenorului Srecko Sekulovic au fost prezenți
toți jucătorii care au contract semnat cu clubul, respectiv Andrija Ciric, Darko Balaban,
Branko Cuic, Vaidotas Peciukas, Liviu Dumitru, Daniel Tudosă, Radu Paliciuc, Alin Borșa,
Cristian Jakab și Baczó Balázs, precum și Daniel Uță de la echipa a doua. Tudor Jucan a fost
învoit de la reunirea lotului echipei mureșene, întrucât acesta este selecționat la lotul naţional.

Ca noutăți, baschetbaliștii mureșeni au un nou conducător de joc. Baschetbalistul Matija
Ceskovic, cu dublă cetățenie bosniacă și croată, a semnat un contract cu BC Mureș, urmând
să se alăture lotului care pleacă azi (luni) la Sovata pentru un cantonament de o săptămână.
Apoi, BC Mureș va avea două meciuri de verificare la Cluj - Napoca în perioada 24-25 august.
Competiția Cupa Mureș va avea loc în perioada 30 august - 1 septembrie, echipele invitate
fiind CSU Sibiu, CSU Oradea, CSM Bucureşti. Programul de pregătire mai cuprinde un meci de
verificare cu BC Perla Harghitei Miercurea Ciuc în 9 - 10 septembrie și un turneu amical la la
Körmend (Ungaria) în 14-16 septembrie, urmând un alt meci de verificare în 22 septembrie cu
CSU Sibiu.

Echipa feminină de baschet, BC Nova Vita Tîrgu-Mureş, care a jucat semifinalele campionatului
la prima participare pe prima scenă, se va reuni în perioada 15-20 august. Americanca
Cherrise Graham şi una dintre surorile Cutaş, Alexandra, au plecat la CSM U Craiova. Până în
prezent, nicio jucătoare nu se află în lot, sub contract. Componenţa lotului va fi anunţată în
aceste zile.

City’us Tîrgu-Mureș se pregătește și ea de competiție, mai ales că KMF Leotar Trebinje
Campioana Bosniei-Herţegovina la futsal, cea care a câştigat grupa de calificare din turul
preliminar al UEFA Futsal Cup va fi primul adversar al celor de la City’us în Main Round.

În urma calificării celor de la Trebinje, se cunoaşte şi programul jocurilor din grupa a 3-a din
Main Round, de la Pardubice (Rep. Cehă), astfel: miercuri, 5 septembrie: City’us Tîrgu-Mureş
– KMF Leotar Trebinje, ERA Pack Chrudim – Energya Lvov; joi, 6 septembrie: Energya Lvov –
City’us Tîrgu-Mureş - ERA Pack Chrudim – KMF Leotar Trebinje, sâmbătă, 8 septembrie: KMF
Leotar Trebinje – Energya Lvov- City’us Târgu-Mureş – ERA Pack Chrudim.

Cristina Vancea

1.8.30 Ne-a dezamăgit (2012-08-12 20:02)

În istoria modernă a jocurilor olimpice, județul Mureș a dat până acum cinci sportivi care
au reușit să câștige medalii. În ordine cronologică, fac referire la: Hazai Kálmán care în 1936
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la Jocurile Olimpice de la Berlin a obținut medalia de aur cu echipa de polo a Ungariei; Simon
Ladislau care în 1976 la Jocurile Olimpice de la Montreal a obținut pentru România o medalie
de bronz la lupte; Nicolae Pop care în 1980 a câștigat o medalie de bronz la Jocurile Olimpice
de la Moscova, cu echipa de volei masculin; Radu Gelu care la Jocurile Olimpice de la Los
Angeles din 1984, ne-a reprezentat la competiția de haltere și a luat medalia de argint și Enikő
Barabás Mironcic, care acum patru ani la Jocurile Olimpice de la Beijing a obținut o medalie de
bronz alături de echipa de canotaj 8+1. „Surpriză”, nici un fotbalist.

Anul acesta Enikő Barabás a participat din nou, dar a ieșit din competiție fără să câștige vreo
medalie. Norbert Trandafir n-a prins nici o finală în care să înoate după vreo medalie olimpică,
iar Cristian Bățagă aflat în delegația României n-a reușit să facă mare brânză la probele de
gimnastică.

Iar acum vă întreb: unde credeți că poate face Enikő, Norbert sau Cristian antrenamente?
Că-n Tîrgu-Mureș sigur nu. Cine le plătește? Dar cazarea, masa, transportul? Detalii... în fond
avem loturi naționale pe fiecare sport, ele se reunesc, intră în cantonamente de pregătire etc.
Și până atunci Norbert de exemplu unde înoată? Câte ore pe zi i se oferă acces la un bazin și
la ce costuri?

Dar acesta e doar vârful aisbergului care s-a proptit în sportul românesc și-l scufundă pe zi ce
trece tot mai tare. Problema nu e că România încheie una din cele mai slabe prestații olimpice
din istoria participărilor ei, ci e că acasă dăm de o realitate usturătoare. Într-un oraș de talie
mică, Tîrgu-Mureș, care a dat totuși patru olimpici remarcabili, nu există sport de masă în
adevăratul sens al cuvântului. Preferăm să finanțăm o jenantă echipă FCM, cu milioane de
euro anual, dar clubul de kaiac canoe s-a desființat (da da, am avut inclusiv sportivi mureșeni
campioni naționali), iar dacă practici sportul și locuiești la bloc, nici măcar nu mai ai unde să-ți
lași barca peste iarnă. Dar ne bosumflăm că delegația de kaiac canoe a dezamăgit la Londra.
Nu, n-a dezamăgit, ci țara i-a dezamăgit pe ei.

Cătălin Hegheș

Ela Dorobantu (2012-08-14 20:05:18)
Stimabile, inca de la inceput vreau sa te CONTRAZIC cu desavarsire si chiar sa te judec ca fiind
un jurnalist rauvoitor, nepregatit si fara o judecata obiectiva asupra fenomenului sportiv muresean.
Punctat iti dau cateva argumente: 1. Cristian Bataga n-a facut mare branza in conditiile in care tu nu
cunosti ce presupune acest sport si eforturile sale. In plus esti o persoana foarte rea si nedocumentata,
deoarece nu cunosti faptul ca inainte cu foarte putin timp de olimpiada a murit tatal acestui sportiv.
La acest capitol te cataloghez foarte slab. 2. Norbert si Cristian - nici nu se pune problema sa faca
antrenamente la Tg Mures deoarece sunt cooptati mereu in lotul national, iar pregatirea se face
organizat in cadrul lotului. Autoritatile locale Primaria, Prefectura, DJS, CSM au sprijinit in cadrul
diverselor evenimente acesti sportivi prin diverse moduri, poate pentru tine putin (adica vad din alte
comentarii ca faci politica pe bani, sprijini diverse proiecte pe bani, etc. un mercenar sa inteleg da !?)
3. Ai o problema continua cu FOTBALUL, motiv pentru care iti readuc aminte ca suntem in primele
divizii dupa foarte multi ani, si printre altele este sportul care a adus alaturi de altele un mare renume
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orasului. Din nou denigrezi sportul muresean. 4. Faci afirmatii si mai rau ca nu stiu cine iti mai da
si voie sa le publici, afirmatii care denigreaza munca unor sportivi la nivel national. Sa stii ca nu vei
deveni iubit in randul acestora chiar daca ai incercat sa fii obiectiv, ai dat o tenta de mare critic in
acest articol - un critic care nu este deloc interesant. In concluzie articolul tau in sine este O SLABA
PRESTATIE, in loc sa remarci faptul ca in ultimul an se dezvolta multe baze sportive, sali de sport,
ramuri sportive, baschet, hadbal, etc., cluburi de junior prin eforturi private si cei drept spre marea
ta DISPERARE si din bani publici. Cred ca nu ai mai fi zis nimic daca acei bani publici ajungeau in
prestatiile tale din campanii electorale pentru diversi candidati PDL, PSD, Briscaru si altii asa cum vezi
te acuza multa lume vad. Eu sa fiu jurnalist sincer ti-as da o replica si chiar ti-as face un protest public
pentru raul pe care il emani. NU ESTI VREDNIC SA FI MURESEAN !

deea (2012-08-15 18:48:57)
Doamna draga fara sa sar in apararea lui Heghes cred ca ati dorit sa scrieti "NU ESTI VREDNIC SA FII
MURESEAN!". In al doilea rand trrbuie sa recunosc ca nu va inteleg frustrarea. Sunteti dvs cumva
o sportiva locala sprijinita intens de autoritati spre dezvoltarea performantelor dvs. si v-au ofensat
criticile autorului asa profund incat era necesar sa faceti afirmatii (pana una alta nedovedite) despre
modul in care dansul isi castiga banii? In al treilea rand in loc sa ocupati atata text poate era mai bine
sa asteptati dreptul la replica al sportivilor vizati care mai mult ca sigur ca daca s-ar fi simtit ofensati
ar fi solicitat acest lucru. In ultimul rand este evident ca n-ati inteles nimic din ce a incercat autorul sa
spuna dar poate ca ati avansa mai mult in intelegerea textelor daca ati citi mai multa literatura si mai
putine barfe locale despre cine sprijina pe cine prin campanii. Seara buna!

1.8.31 Reîntoarcerea la tradiţie pe Valea Mureşului (2012-08-12 20:14)

Festivalul Văii Mureşului şi-a recăpătat haina tradiţională după ce comercianţii de chilipiruri
şi mititei nu au mai avut acces la manifestare. De asemenea, pe scenă au revenit interpreţi
care au legătură cu viaţa satului. Sâmbătă am fost şi noi pe Vale. Ce am constatat, citiţi mai
jos.

Timp de trei zile, distracţia s-a mutat pe Valea Mureşului, unde s-a desfăşurat tradiţionalul
Festival Etnografic al Comunităţilor, ajuns în acest an la ediţia cu numărul 8. Mai puţin animată
decât în ceilalţi ani, poate pentru că data de desfăşurare a fost schimbată de două ori, pentru
că a avut parte de o slabă promovare, respectiv pentru că vizitatorii au rămas cu gustul amar
al trecutelor manifestări care combinau tradiţionalul cu kitsch-ul din belşug, ediţia din acest
an a dat semnalul reîntoarcerii la festivalul de datini şi obiceiuri cu care ne-am obişnuit.

Astfel, de pe platoul „La Alei” din comuna Răstoliţa au dispărut tarabele cu chiloţi şi alte
mărunţişuri ce nu îşi aveau locul acolo, precum şi standurile unde pe grătare sfârâiau mititeii.
De asemenea, programul artistic a fost curăţat de tot felul de aspiranţi la titlul de interpreţi de
muzică populară sau uşoară.

De altfel, şi organizatorii au recunoscut că festivalul se prezintă sub o nouă sau, mai bine zis,

sub vechea înfăţişare. „Faţă de ultimele două ediţii, sigur am schimbat radical. Festivalul de

pe Valea Mureşului şi-a recăpătat ţelul pentru care a fost creat. Am terminat cu kitsch-urile.
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Fiecare comună, prin standurile sale îşi prezintă ce are mai original în materie de datini, de

tradiţii, de obiceiuri, care erau în comunităţile lor ”, ne-a declarat primarul comunei Ruşii

Munţi, Ilie Chiş Bălan, reprezentant al Asociaţiei Microregiunea Valea Mureşului Mijlociu.

Pe la case şi terase

Am făcut şi noi turul de onoare al caselor tradiţionale din satul alegoric, case ce au adunat
şi în acest an obiectele, costumele, uneltele tradiţionale din comunele pe care le reprezintă.
Nu au lipsit războaiele de ţesut, costumele populare, ştergarele multicolore, fotografiile de
familie, obiectele din lemn, produsele tradiţionale – gemuri şi dulceţuri de afine, mure, zmeură
şi brad, minciunelele pentru musafiri şi multe, multe altele.

Părăsind satul alegoric am intrat pe ceea ce am botezat ad-hoc aleea cu mâncare şi băutură.

O alee presărată cu ceaune pentru gulas, balmoş, sărmăluţe, grătare pentru tot felul de

preparate din pui şi porc, cu plite pentru clătite şi cuptoare pentru gogoşi şi multe, multe

alte surprize culinare menite să îţi lase gura apă. Preţurile – rezonabile faţă de alte ediţii. Iar

muşterii – numeroşi, semn că tradiţia nu prea merge pe stomacul gol.

Dans şi muzică

După ce am vizitat şi terasele comercianţilor a fost timpul pentru puţină distracţie. Pe scena
amenajată evoluau ansamblurile folclorice ale celor 10 localităţi ce compun Asociaţia Mi-
croregiunea Valea Mureşului Mijlociu, şi anume: Reghin, Aluniş, Batoş, Brâncoveneşti, Breaza,
Deda, Ideciu de Jos, Lunca Bradului, Ruşii Munţi, Răstoliţa, Stânceni, Vătava, Petelea, Suseni.

Am văzut copii de-o şchioapă ce ne duceau cu gândul în Ţara Oaşului sau pe Valea Mureşului

Superior prin dansurile lor. Nici dansatorii, deja bătrâni ai festivalului, nu s-au lăsat mai prejos

şi şi-au răsplătit auditoriul cu hore şi ţâpurituri. Au urmat apoi Florin Vos care nu a prea fost

în nota festivalului şi Doru Pop cu invitaţii săi. Aşa că participanţii s-au mai răsfirat. După ora

21 am fost acaparați de Gheorghe Zamfir şi naiul său fermecat căci artistului Zamfir nu prea

ai ce să îi reproşezi. Cântă şi încântă suflete. Naiul şi orchestra lui Zamfir au răsunat peste

Vale până după ora 22.00, iar muzica lor a fost primită cu aplauze de către vizitatori. Seara
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s-a încheiat cu concertele lui Mircea Baniciu, Bosquito şi Ovidiu Lipan Ţăndărică.

În loc de concluzii…

Ediţia din acest an a festivalului a arătat mai bine cu siguranţă decât cele din anii trecuţi.
Însă promovarea a lăsat de dorit. Până înainte cu câteva zile nu am ştiut că acest festival se
organizează. Mulţi însă nu au aflat deloc. Cine este responsabil, vor stabili organizatorii atunci
când vor face bilanţul.

În al doilea rând, mulţi dintre participanţi au fost la fiecare ediţie, poate nu ar strica puţină
diversitate în satul alegoric atât ca tradiţii prezentate cât şi ca program.

Apoi ne apropiem de anul 10 de când se organizează acest festival şi încă nu am reuşit să
inventariem care sunt beneficiile directe pe care aceste comunităţi le-au avut şi le au de pe
urma organizării festivalului. Şi ne oprim aici.

Ligia Voro

1.8.32 Cum se vede coplata la nivelul județului (2012-08-12 20:19)

Guvernul a inițiat un proiect de hotărâre, prin care dorește să modifice contractul-cadru

privind condițiile de acordare a asistenței medicale, prin sistemul clasic al asigurărilor sociale

de stat. Mai exact, Guvernul ar vrea să introducă sistemul de coplată al serviciilor medicale,

prin care acestea să fie suportate, în parte, de pacienți, cărora li se vor percepe anumite

taxe. Anca Florea, directorul Direcției Relații Contractuale din cadrul Casei de Asigurări de

Sănătate Mureș explică: „Coplata este o sumă care se percepe asiguraților pe lângă serviciile

din pachetul de bază care i se asigură. Nu se percepe la urgențe, pentru îngrijiri la domiciliu

și pentru dispozitive medicale, în rest toate domeniile sunt cuprinse în coplată”. Banii sunt

încasați direct de cabinetul, clinica sau spitalul în care beneficiați de serviciile medicale și intră

în bugetul propriu. „Sumele reprezintă veniturile proprii ale cabinetului, spitalului, respectiv

a furnizorului. Conform legii finanțelor, medicul respectiv sau reprezentantul legal al acelei
1098 ©2024 www.punctul.ro



1.8. AUGUST BlogBook

unități, poate să-i utilizeze pentru dotare, investiții etc.”, mai spune Anca Florea, director în

cadrul CAS Mureș. Unitățile sanitare primesc niște sume de bani direct, dispun cum vor de

cheltuirea lor, așadar e evident că nu există nici o împotrivire la această măsură.

Reacții adverse

Pe de altă parte, e evident că asociațiile bolnavilor n-au fost de aceeași părere. Printre cei mai
virulenți combatanți ai proiectului guvernamental au fost cei de la Alianța Pacienților Cronici
din România, care susțineau că povara este prea mare: „Introducerea sistemului de coplată
la servicii şi investigaţii în cazul pacienţilor cronici ar avea un impact negativ, după povara
introducerii coplăţii la medicamente, ţinând cont de severitatea acestor boli şi de necesitatea
internărilor repetate pentru control şi tratament sau pentru rezolvarea diverselor complicaţii
ce apar în cursul evoluţiei, secundare bolii sau tratamentului; de asemenea trebuie avut în
vedere că în majoritatea cazurilor aceste boli sunt invalidante, nepermiţând pe de o parte
pacientului să îşi desfăşoare o activitate normală (ceea ce duce la o diminuare a veniturilor),
iar pe de altă parte crescând costurile îngrijirilor (alimentaţie individualizată, condiţii de locuit,
medicamente, eventual personal de îngrijire”.

În fine, la finalul săptămânii trecute, ministrul Sănătății Vasile Cepoi a făcut un pas înapoi și a

declarat că în urma discuțiilor cu Fondul Monetar Internațional România nu s-a angajat la niciun

termen până la care să introducă sistemul de coplată în sănătate: „Coplata urmează să fie

negociată cu asociaţiile de pacienţi, asociaţiile profesionale. Legea zice că nivelul coplăţii se

stabileşte în urma negocierilor. O majoritate a asociaţiilor pacienţilor se împotriveşte coplăţii.

Probabil că vor dura foarte mult. Negocierile vor demara săptămâna viitoare. Discuţiile

anterioare (n.r. - cu delegaţia FMI) erau ca în toamnă să fie introdusă coplata. Acum nu ne-am

angajat la niciun termen, pentru că din Parlament legea a ieşit cu această prevedere, şi anume

că nivelul taxei şi serviciile se stabilesc prin negociere şi, prin urmare, nu ne putem asuma

niciun termen”.

Cât ne costă coplata?

Așadar, dacă tot a bătut în retragere deocamdată ministrul Cepoi, rămâne timp, cel puțin
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teoretic, pentru o dezbatere publică sănătoasă, care să ducă la adoptarea unui sistem de

coplată a serviciilor medicale care să fie un compromis acceptabil pentru toată lumea. Așa

cum arată el acum, dacă va fi adoptat, vom plăti pentru aproape orice, exceptând urgențele

îngrijirile la domiciliu și serviciile medicale. Potrivit proiectului, explică Anca Florea din cadrul

CAS Mureș, urmează să plătim pentru fiecare consultație sau investigație medicală, de la

medicul de familie până la spitalizare: „La nivelul medicinii de familie, respectiv medicina

primară, se percepe o coplată per consultație, în funcție de gradul profesional al medicului.

Dacă medicul este specialist, coplata este în sumă de 4 lei/consultație, iar dacă este medic

primar, atunci 5 lei/consultație. În ambulatoriu de specialitate, clinic, la medicul specialist se

percepe 5 lei/consultație, iar la medicul primar 7 lei/consultație. În ambulatoriu de specialitate,

pentru medicina complementară, respectiv fitoterapie, homeopatie și planificare familială,

se percepe 4 lei/consultație la medicul de specialitate și 5 lei/consultație la medicul primar.

În acupunctură se percepe coplată atât pentru consultație, cât și pentru cura de tratament,

respectiv 4 lei/consultație la medicul specialist, 5 lei/consultație la medicul primar și 10 lei

pentru cura de tratament. Pentru laborator se percep sume pentru analize, în funcție de

numărul de analize de laborator care se efectuează. Între 1 și 5 analize medicale – 5 lei,

între 6 și 10 analize – 10 lei, iar peste 10 analize de laborator – 20 de lei. Pentru radiologie

și imagistică medicală – 5 lei pentru biletul de trimitere, iar pentru investigațiile de înaltă

performanță, respectiv CT, RMN și angiografii sunt percepute mai multe taxe în funcție de

investigația recomandată, între 80 de lei, cel mai mic la angiografie, până la 250 de lei la RMN

cu substanța de contrast. Pentru medicina de recuperare, respectiv curele de fizioterapie se

percep 5 lei la medicul specialist și 7 lei la medicul primar, la consultații și 20 de lei la cură.

Ultimul capitol este spitalizarea, unde există tipuri de spitalizare de zi, la care se percepe

coplată în funcție de categoria în care este încadrat spitalul. De exemplu, la Spitalul Clinic

Județean de Urgență Mureș, care este încadrat în categoria I, se percepe 60 de lei pentru

fiecare zi de spitalizare. Pentru spitalizările continue, se percepe o coplată pe episodul de

spitalizare, la fel între 40 de lei la spital de categoria V și până la 80 de lei la spitalele de

categoria I, cum ar fi Spitalul Clinic Județean de Urgență”.

Oarecum în ceață...
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...suntem din mai multe puncte de vedere. De pildă, ce e urgență și ce nu? Deși sunt definite,

în multe cazuri poate rămâne la latitudinea medicului să decidă dacă e sau nu urgență, deci

dacă bolnavul va fi tratat sau nu gratuit într-o anumită situație. Apoi, încă n-a fost finalizată

lista persoanelor defavorizate care vor fi exceptate de la plata acestor sume. Dacă vor fi

pensionari, minori, un plafon de venituri sub care să nu se plătească etc. atunci greul va

cădea din nou pe angajații oricum supra-taxați. De asemenea, e incertă situația bolnavilor

cronici care revin constant după rețete. Eliberarea rețetelor e gratuită, însă depinde cum o

iei. Anca Florea a încercat să ne lămurească: „La medicul de familie eliberarea de adeverință

nu reprezintă consultații, ele sunt încadrate la alte servicii, care și până acum erau taxabile.

Eliberarea de rețete face parte din actul medical, care se finalizează prin prescrierea rețetei.

La eliberarea unei rețete nu se percepe taxă, dar și la acei bolnavi cronici care vin după rețetă,

rețeta se scrie în urma unei consultații și atunci se percepe taxă de consultație. Eu vorbesc

doar despre modificarea contractului cadru, care este legislația... Din discuțiile pe care le-am

auzit de la ministrul Sănătății, am auzit că există anumite categorii de asigurați care vor fi

exceptați de la aceste plăți. Acele exceptări vor trebui să apară ca modificare la Legea 95, iar

acelea n-au apărut.”

Spitalizarea

În plus, proiectul nu e prea bine gândit dacă ne referim la spitalizare. Fie că veți fi internați

la chirurgie cardio-vasculară, la ATI sau pentru un simplu set de analize, per zi de spitalizare,

în aceeași categorie de spital, veți plăti la fel, deși costurile, evident, în primele două cazuri

sunt mult mai mari. Directorul medical al Spitalului Privat Nova Vita, Dragoș Popa, spune

că mai e mult de lucru pentru îmbunătățirea proiectului în forma sa actuală: „Proiectul este

deficitar sub multe aspecte, din punctul meu de vedere, pentru că dincolo de secția la care

ești internat și manopera medicală la care ești supus diferă ca și costuri. Sunt secții cum e

chirurgia cardio-vasculară unde sunt costuri extrem de mari. Și aceste aspecte vor trebui

reglementate, precum și stimularea și stabilirea până la urmă a acelui pachet minim de care
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se tot discută, care încă nu este clar precizat. În fiecare specialitate ar trebui să existe un

pachet minim, pentru că nu putem exclude anumite specialități, iar omul să nu aibă acces de

exemplu la chirurgie cardio-vasculară sub nici un fel(...)Cred că până la urmă ar trebui să se

meargă pe un sistem care s-a aplicat și în alte state. Din păcate, s-a demonstrat că, doar prin

plata unor asigurări sociale nu se poate susține un sistem medical nicăieri în lume”. Pe de altă

parte, mai completa Dragoș Popa, dacă for fi categorii exceptate de la plata acestor sume,

cine ne garantează că acei pacienți nu vor fi discriminați în fața celor care plătesc? Pentru că

interesul în special la cabinetele mici, va fi ca să aibă întâietate cel care plătește.

Coplata scoate la iveală probleme...

...ținute sub preș, pe care nici un Guvern din ultimii 20 de ani nu și-a asumat-o. Una dintre
ele ar fi stabilirea pachetului minim de servicii de care un asigurat social poate beneficia.
Stabilirea pachetului minim ar liberaliza oarecum piața serviciilor medicale, unde acum
clinicile private sunt dezavantajate față de cele de stat. „Noi și acum suntem practic într-un
sistem de coplată, pentru că avem o relație contractuală cu Casa de Asigurări, însă suntem
dezavantajați față de sistemul public, în sensul că nu contează complexitatea cazului pe
care îl tratăm, noi primim o sumă fixă, care de cele mai multe ori este insuficientă pentru
a acoperi costurile de cazare, masă, medicație și manoperă medicală. Cu siguranță, dacă
s-ar interpune o asemenea măsură, care să aducă fonduri mai mari, aceste fonduri pot fi
canalizate spre dotări, spre o salarizare mai bună a personalului medical, astfel încât să exclu-
dem exodul spre alte țări și în dezvoltarea unor tehnici medicale care să asigure și garanția
unei practici medicale mai bune, dar și reducerea duratei de spitalizare, pentru că în mare
măsură costurile de aici sunt crescute”, spune directorul medical de la Nova Vita, Dragoș Popa.

În fine, proiectul acum în dezbatere, ar fi avut și rolul de a elimina mita din sistem, aducând

teoretic mai mulți bani pentru cei care furnizează servicii medicale. Dar teoria e una, iar

practica e alta. De pildă, tot Dragoș Popa sesizează foarte bine și modalitatea inechitabilă de

plată a medicilor din sistemul public: „Astăzi, în sistemul public, un medic primar chirurg care

nu are pacienți, față de un alt medic primar chirurg care desfășoară activitate de dimineața

până seara, din punct de vedere salarial, este remunerat la fel. Singura diferență de venituri

între cei doi se face prin acele „atenții”. Dacă s-ar transpune acest lucru și din punct de vedere

salarial și s-ar face o diferență, poate ar scădea tentația de a mai primi venituri suplimentare

de la pacienți”.

1102 ©2024 www.punctul.ro



1.8. AUGUST BlogBook

Mita

E normal că această măsură nu va duce rapid la eliminarea mitei generalizate din sistem, însă
cu siguranță va ajuta, pentru că despre mentalitate și schimbarea ei este mult de dezbătut și
cu siguranță se impun și alte măsuri. Deocamdată o avem pe aceasta, materializată printr-un
proiect de hotărâre de Guvern. Dacă el e bun sau prost, asta puteți decide și dumneavoastră.
Proiectul se află încă în dezbatere publică, a fost afișat în 3 august pe site-ul ministerului,
poate fi descărcat și citit de la adresa http://www.ms.gov.ro/?pag=22, iar teoretic va rămâne
în dezbatere până pe data de 3 septembrie.

Cătălin Hegheș

1.8.33 DN 15 devine şoseaua morţii?! (2012-08-12 20:23)

Autorităţile centrale tratează cu superficialitate o problemă locală majoră. Drumul Naţional
15 reprezintă un atentat – chiar dacă vi se pare un cuvânt dur şi grav – la siguranţa şoferilor şi
pasagerilor care îl folosesc frecvent şi, mai ales, ocazional şi la viaţa acestora.

Nebunia reabilitării Drumului Naţional 15, între Tîrgu-Mureş şi Reghin, continuă. Bordurile sunt
tot la locul lor, se circulă ca pe un drum al groazei, cu viteză redusă, pentru că nu îţi permiţi
luxul să faci vreo manevră greşită, nu poţi să depăşeşti pentru că nu ai pe unde, nu poţi să
tragi pe dreapta dacă vine vreo maşină de pe contrasens, nu ai unde să îi faci loc ambulanţei,
poliţiei, jandarmeriei, pompierilor, unei coloane oficiale etc., nu are unde să se scurgă apa de
pe carosabil pentru că bordurile sunt prea înalte şi chiar cu un strat de covor asfaltic sănătos
vor rămâne prea înalte. Două combine agricole dacă se întâlnesc pe acest drum au toate
şansele să se agaţe una de alta pentru că habar nu avem cum îşi vor face loc să treacă. Mai
mult, dacă ai vreo defecţiune şi opreşti pe marginea drumului care nu există, vei bloca, cu
siguranţă, un sens de mers. Bineînţeles, la iarnă, nu prea văd cum va fi făcută deszăpezirea,
altfel decât blocând tronsoane din drum şi, implicit, traficul rutier.

Sunt doar câteva constatări făcute de către un ochi – e drept nespecialist - după două drumuri

Tîrgu-Mureş – Răstoliţa. Călătorii în care am tremurat serios gândindu-ne ce şanse ai să

supravieţuieşti unui accident în care vine un tir de pe contrasens şi ai două variante la fel de

mortale: fie să te ciocneşti frontal cu tirul, fie să tragi dreapta, în bordură şi să te răstorni în

şanţ. Cu aceste constatări în minte, ne permitem să reluăm problema reabilitării Drumului

Naţional 15, pe care ne-am dori să îi vedem circulând în siguranţă şi relaxaţi pe primarii
©2024 www.punctul.ro 1103



BlogBook 1.8. AUGUST

localităţilor străbătute de acest drum, respectiv pe responsabilii din Ministerul Transporturilor,

din Compania Naţională de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale şi pe reprezentanţii Strabag AG,

constructorul contractat să efectueze această lucrare.

Indolenţă de la Centru

Dar se vede treaba că pe cei cadorisiţi cu tot felul de funcţii numite prin Guvernul României îi

doare în cot de problemele care ar trebui să îi preocupe. Compania Naţională de Autostrăzi şi

Drumuri Naţionale din România (CNADNR) a fost sesizată de Instituţia Prefectului în data de

3 iulie 2012 în legătură cu lucrările care se efectuează pe acest tronson de drum. De atunci,

directorul general al companiei a tratat această problemă ca şi cum nu ar fi existat, iar totul

este în regulă după cum arată o situaţie publicată pe site-ul companiei şi în care se arată că pe

DN 15 Tîrgu-Mureş – Reghin este „reabilitare standard”. Reabilitare care, potrivit acestei situ-

aţii, se va finaliza în octombrie 2013. Scurt şi cuprinzător. Nicio tresărire legată de sesizările

care curg în legătură cu reabilitarea acestei şosele. În acest răstimp, Instituţia Prefectului

Mureş ( întâmplător(?) reprezentantul aceluiaşi Guvern în teritoriu) mai face o încercare şi

trimite, în 17 iulie, o sesizare Ministerului Transporturilor şi Infrastructurii care coordonează,

subordonându-şi această companie condusă de către un director general indolent. Minister

coordonat de către liberalul Ovidiu Silaghi care a venit în campania electorală din iunie în judeţ

şi, ce e şi cu coincidenţele astea, a vorbit inclusiv despre DN 15 aflat în reabilitare. Ceea ce

înseamnă că cel puţin la nivel teoretic are habar de proiect. Astăzi nu este decât 13 august şi,

teoretic, până la sfârşitul săptămânii, ministrul mai are timp să ne spună ce se va întâmpla cu

DN15, aşa că, până-una alta, îi acordăm circumstanţe atenuante că nu o fi ştiut de sesizarea

adresată CNADR. Iar sesizările nu s-au oprit aici. „Am cerut ministrului transporturilor pe

17 iulie într-o scrisoare implicarea în soluţionarea acestei chestiuni şi mai mult decât atât la

întâlnirea cu primul ministru, Victor Ponta de la Miercurea Ciuc pe data de 21 iulie i-am dat şi

o notă către Guvern”, a declarat, la începutul săptămânii trecute, prefectul Alexandru Petru

Frătean.
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De unde a început distracţia...

Pentru a înţelege cum s-a ajuns la această soluţie tehnică periculoasă, aşa cum se poate
constata cu ochiul liber şi fără să fii specialist în domeniu, daţi-ne voie să apelăm la istorie.

În 2008, în perioada în care ministru al Transporturilor era Ludovic Orban, în agitaţia pre-

electorală dinaintea alegerilor parlamentare a apărut un proiect de Hotărâre de Guvern

referitor inclusiv la reabilitarea DN 15 Tîrgu-Mureş-Reghin. Potrivit proiectului, partea caros-

abilă urma să aibă 7 m lăţime, la care se adăugau 1,5 m pe fiecare parte de acostament în

afara localităţilor, respectiv în localităţi acostamentul era înlocuit de trotuare cu o lăţime de

1 m. Cum s-a ajuns la această soluţie tehnică acceptată de CNADNR? Aveam să ne dumirim

ascultând şi reascultând o convorbire telefonică cu primarul comunei Gorneşti, Kolcsár Gyula.

„Probabil că am fost întrebaţi acum vreo trei ani, când ne-au consultat dacă suntem de acord

să fie drumul lat de 11 m, deci carosabilul să fie lat de 11 m lăţime, la care noi, bineînţeles,

că am considerat că este prea lat şi că va fi viteza prea mare. Şi nu numai eu, ci şi primarul

de la Ernei şi primarul de la Sîngeorgiu de Mureş. Oricum am zis că este un drum circulat şi

că se va circula cu viteză extrem de mare şi ar fi pericol pentru populaţie. Şi aşa s-a ajuns că

va fi carosabilul de 7 m şi în plus şanţul şi, mă rog, trotuarul. Dup-aia în primăvară au venit

cu soluţia asta tehnică care există acum, cu bordurile, pentru că costurile vor fi mai mici la

chestia asta, cum că se lipeşte trotuarul de carosabil. Carosabilul de 7 m, plus trotuarul de 1

m pe o parte şi pe alta. Asta fiind soluţia tehnică finală, noi am zis că o vom folosi ca pistă de

biciclişti, pentru că noi avem trotuarul. Nu am cum să las un copil de 2 sau 3 ani când vine de

la grădiniţă să circule lângă roata tirului», a spus primarul. Din ce înţelegem noi, un grup de

primari a transmis un punct de vedere – fără să fie niciunul specialist -, iar specialiştii pe care

se presupune că CNADNR îi are a acceptat şi a dat drumul proiectului. În proiectul de hotărâre

de Guvern nu am găsit, e adevărat, nicăieri povestea cu bordurile. În plus, potrivit acelei HG

acostamentele urmau să fie lărgite şi, nicidecum, neproiectate sau desfiinţate.

Licitaţia şi nişte borduri
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După această etapă genială, i-am spune, în care primarii şi-au spus părerea, iar nişte profe-
sionişti au luat-o de bună, s-a aşternut praful pe acest proiect de reabilitare. La sfârşitul anului
2010 însă, reabilitarea DN 15 revine pe tapet şi se organizează o licitaţie pentru execuţia
lucrărilor. Cu toate că nu am găsit pe site-ul ministerului sau al CNADNR datele proiectului
în afară de numărul de kilometri, termenul de finalizare a lucrării şi suma totală – aproape
170 de milioane de lei fără TVA, incluzând şi Reghin – Sărăţel, credem că lucrarea a fost
licitată pe aceeaşi hotărâre de Guvern mai sus-amintită. Oricum în ianuarie 2011, pe site-ul
CNADNR, apare un comunicat de presă, pe care în momentul de faţă îl putem considera
halucinant. „Prin modernizarea DN 15 (Tg. Mureş - Reghin n.r.) …se urmăreşte mărirea
vitezei de deplasare a şoferilor, reducerea timpului petrecut în trafic, dar şi crearea unor
condiţii de confort şi siguranţă pe drumurile publice”, se arată la sfârşitul lunii ianuarie 2011
în comunicatul companiei de autostrăzi şi drumuri naţionale referitor la această lucrare.

În mai 2011, Strabag AG care a câştigat lucrarea de execuţie solicită certificat de urbanism
Consiliului Judeţean Mureş pe care îl şi primeşte în vederea obţinerii apoi a autorizaţiei de
construcţie. Lucrările au demarat, teoretic, în octombrie 2011. Practic, în acest an a început
şantierul.

Drumul începe să fie reabilitat, şoferii sunt nemulţumiţi de soluţia tehnică de reabilitare,

prefectura sesizează, iar reprezentanţii CNADNR nu se obosesc să răspundă. Cel puţin nu

Prefecturii. Pentru că aveam să găsim o explicaţie a CNADNR pe site-ul Radio Tîrgu-Mureş.

Potrivit sursei citate, reprezentanţii companiei spun că „în cadrul proiectului s-a prevăzut ca

lăţimea părţii carosabile să fie de 7 metri, însă din cauza încadrării marginii carosabilului cu

borduri, apare îngustarea drumului. CNADNR arată că acest inconvenient va fi înlăturat în

momentul aşternerii straturilor prevăzute în proiect (n. a. 4 cm beton asfaltic; 6 cm strat de

binder de criblură; 5 – 8 strat de bază, dacă este necesar, dacă se merge pe soluţia din HG

mai sus citată). Totodată, compania, împreună cu constructorul şi consultantul, analizează o

soluţie alternativă”.

Strabag AG apelează la primari

Zilele trecute, potrivit unor informaţii pe care le-am primit pe surse, am aflat că reprezentanţii
Strabag AG discută cu primarii comunelor prin care trece DN 15 pe marginea soluţiei tehnice
cu borduri. Fapt recunoscut de către acelaşi primar din Gorneşti. „Cei de la Strabag au fost,
ne-au contactat, dar ei ne contactează deseori ba cu una, ba cu alta. Şi de multe ori avem
probleme, ba cu canalizarea, ba cu una alta, deci trebuie să ne intersectăm vrând-nevrând.
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Acuma, ultima dată, ne-au întrebat ceva de genul: suntem de acord cu bordura, cam aşa
ceva, dar oricum soluţia tehnică nu a fost dată acum, deci asta i-am explicat eu şi la domnul
prefect. Soluţia asta tehnică a fost aprobată şi noi nu aveam nimic de a face cu soluţia tehnică,
a fost dată de la Bucureşti cam de un an sau de doi ani. Dumneavoastră sunteţi de acord cu
montarea bordurilor? Cu bordurile hai să zicem că ar fi trebuit să se găsească o altă soluţie,
mai viabilă. Problema e cu maşinile care să strică sau are o pană, atât”, a spus Kolcsár.
Probabil pentru a se asigura că nu sunt singurii responsabili pentru această soluţie tehnică
aleasă, atât de criticată în ultimele săptămâni.

În concluzie, pe DN 15, oricâte asigurări ne-ar da Ministerul Transporturilor, CNADNR, Strabag
AG şi primarii eşti în pericol de moarte dacă ai nenorocul să te întâlneşti cu un autoturism
condus de către un şofer care aţipeşte o secundă la volan.

Explicaţiile CNADNR referitoare la borduri sunt penibile pentru că nu cred că Strabag va turna
covor asfaltic de 20 de cm cam cât măsoară în înălţime o bordură. Oficialii din transport
sunt responsabili, deopotrivă cu toţi cei care au fost de acord cu soluţia tehnică, pentru orice
accident ce ar putea avea loc pe DN 15.

Ligia Voro

ADYP (2012-08-13 08:19:20)
Din ce inteleg si "marii" primari din aceste localitati sunt foarte vinovati de ceea ce se intampla acum.
Peste tot prin tara, se largesc drumurile, doar aici se ingusteaza, de rasul curcilor. Cu siguranta se va
lasa cu procese grele din partea rudelor viitoarelor victime de pe aceasta sosea. Si in final, bordurile
vor fi scoase. Nu inteleg de ce Politia, ambulanta, pompierii de ce nu se sesizeaza.

1.8.34 Azo reia producția și continuă retehnologizarea (2012-08-13 21:13)

În cursul acestor zile a fost reluată treptat activitatea de producție pe platforma Azomureș
după cele 30 de zile în care toate instalațiile au fost supuse unei revizii generale. Prin această
activitate s-a urmărit inspecția și remedierea echipamentelor care necesită o revizie periodică,
pentru a asigura un flux continuu de producție. Odată cu repornirea instalațiilor se va ajunge
treptat la capacitatea optimă de producție a diferitelor sortimente de îngrășăminte pentru
agricultură, pentru a putea asigura cererea de pe piața internă și externă.

“A fost un efort deosebit pentru angajații Azomureș, care în cele 30 de zile au reușit să ducă la
capăt un plan ambițios din punct de vedere tehnic, ceea ce ne va permite un flux de producție
continuu de acum încolo. De asemenea revizia generală a însemnat o mobilizare logistică
consistentă și din partea unor companii terțe care au adus la Tîrgu [1]Mureș aproximativ 1000
de persoane. A fost ca o repetiție generală pentru ceea ce va urma, conform planului de
investiții anunțat de Ameropa pentru platforma Azomureș”, a declarat dl. Mihai Aniței, director
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general Azomureș.

Odată cu preluarea combinatului de la Tîrgu Mureș, compania elvețiană Ameropa a anunțat
că, în următorii 4 ani, va investi în retehnologizarea instalațiilor de pe platforma Azomureș
peste 200 de milioane de dolari.

Sursa: Biroul de presa Azomureș

1. http://punctul.ro/tag/mures/

1.8.35 Hara promovează valorile turistice transilvane (2012-08-14 08:28)

Solistul trupei Hara, Flavius Buzilă, care este şi preşedintele Asociaţiei Cultural Artistice
„Hara’, a anunţat, luni, la Târgu Mureş, că în cadrul proiectului ’Biserica Evanghelică din
Bistriţa - Înapoi spre viitor’, pentru care a reuşit accesarea de fonduri europene, se urmăreşte
promovarea valorilor turistice ale Transilvaniei. ’În luna februarie 2012 a fost demarat acest
proiect, este un proiect în colaborare cu Ministerul Dezvoltării Rurale şi Turismului (MDRT)
pe Axa 5.3 Promovarea turismului prin organizarea de evenimente. Noi am avut ideea
aceasta de câţiva ani. Am spus că dacă tot am ajuns să organizăm evenimente, concerte şi
nu numai, ar fi păcat să nu promovăm foarte multe lucruri valoroase din România, pentru
că lumea este foarte atrasă în general de ceea ce facem noi şi colegii noştri de breaslă -
de evenimente - şi atunci este o metodă care întotdeauna dă roade: să promovezi ceva
prin organizarea unui eveniment (...) Proiectul se va finaliza cu un festival mare şi frumos,
la care vă facem de pe acum o invitaţie cât se poate de prietenească, la Bistriţa, în 22-23
septembrie’, a declarat Flavius Buzilă, luni, într-o conferinţă de presă susţinută la Târgu Mureş.

Acesta a arătat că festivalul de la Bistriţa va dura două zile şi doreşte să pună în evidenţă
atât Biserica Evanghelică, considerată simbolul spiritual şi cultural al Bistriţei, ci şi toată zona
de Nord-Vest a ţării, inclusiv judeţele Bistriţa-Năsăud, Mureş, Alba. Pentru promovarea obiec-
tivelor turistice ale acestor judeţe, Flavius Buzilă a spus că va fi realizat un film documentar
cu poveşti ale acestor zone, precum şi un album foto realizat pe trasee. Astfel, în album vor fi
promovate trasee începând de la Târgu Mureş-Reghin-Bistriţa sau Alba Iulia-Bistriţa, iar toate
aceste trasee, cu obiectivele turistice specifice, se vor termina la Biserica Evanghelică din
Bistriţa.

Flavius Buzilă a susţinut că graţie preotului paroh al Bisericii Evanghelice din Bistriţa, Johann
Dieter Krauss, albumul foto va cuprinde şi fotografii unicat, cum ar fi bibliile din anii 1300-
1400 aparţinând acestei biserici, precum şi steagurile breslelor, care nu au fost niciodată
fotografiate. Proiectul a fost lansat oficial în luna mai a acestui an, iar obiectivul acestuia
este valorificarea potenţialului turistic local prin promovarea identităţii culturale - Biserica
Evanghelică din Bistriţa. Festivalul care va încheia acest proiect va cuprinde concerte de
muzică pop şi muzică simfonică, o paradă a costumelor, expoziţii de arme şi armuri, expoziţii
de fotografii, iar până acum au confirmat participarea trupa Holograf şi se poartă discuţii cu
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Andra, Sistem etc.

Valoarea totală a proiectului este de 989.048,80 lei, din care 629.977 lei prin FEDR, 95.890,60
lei din bugetul naţional şi 14.752,40 lei reprezintă cofinanţarea beneficiarului. La conferinţa
de presă de la Târgu Mureş, alături de Flavius Buzilă, a participat şi Marius Aştilean, membru
al Trupei Hara, precum şi alte persoane implicate în implementarea acestui proiect.

AGERPRES

1.8.36 Timo Maas, cel mai recent anunțat artist la Peninsula
(2012-08-14 11:21)

După anunţul privind Faithless DJ set de joi seara, cu Sister Bliss, fanii muzicii electronice se
pot bucura de încă o petrecere mixată de unul din cei mai cunoscuţi DJ-I din lume la Festivalul
Peninsula 2012: TIMO MAAS!

Germanul şi-a început devreme cariera, la vârsta de 17 ani, când şi-a cumpărat primul
turntable, iar în 1982 mixa deja la petrecerea unui prieten. La începuturile anilor ’90 era
membru activ al zonei rave, însă adevăratul său succes s-a lăsat aşteptat încă un deceniu:
piesa To Get Down, mai apoi colaborarea cu frontmanul Placebo, Brian Molko, pentru First Day,
l-a propulsat în topul DJ-ilor din întreaga din lume. TIMO MAAS mixează vineri, 24 august, în
Freedom Music Arena, de la ora unu noaptea.

Pentru cei care nu se vor sătura joi doar cu concertele Defender, Zdob şi Zdub, Republic şi The
Straits – în premieră pentur România, foşti membrii Dire Straits vor cânta hiturile legendarei
trupe de rock – de la Main Stage sau cu setul Sister Bliss de la Kiss Terrace, de la ora 22, tot
aici, va cânta Byron. Trupa românească de rock alternativ, care îşi are numele de la vocalul
său carismatic, Dan Byron, avut primul concert pe 1 decembrie 2006, iar albumul de debut,
Forbidden Drama, a fost lansat în toamna lui 2007. De atunci, băieţii au mai avut două apariţii
discografice de succes şi actualmente se numără printre cei mai cunoscuţi şi îndrăgiţi artişti
din România.

Totodată, alături de cele cinci locaţiile muzicale Peninsula 2012 – Main Stage, Kiss Terrace,
Freedom Music Arena, Ciuc Live Music Stage şi Booha Academy (care începe petrecerea încă
de miercuri seara cu Becherovka Silent Dance)– şi la MIERT PUB vor avea loc în fiecare seară
concerte de cover-uri ale unor tinere formaţii. Programul muzical complet al Peninsulei poate
fi consultat pe site-ul oficial al festivalului, www.peninsula.ro
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1.8.37 Două dosare penale pentru conducerea aeroportului (2012-08-17 08:10)

Aeroportul Transilvania Târgu Mureș a formulat plângere penală împotriva d-lui Runcan
Petru Ștefan, directorul general al R.A. Aeroport Transilvania Târgu Mureș și a d-nei Hang
Mărioara, director economic al R.A. Aeroport Transilvania Târgu Mureș pentu săvârșirea in-
fracțiunii incriminate de Codul Penal, articolul 249 (neglijență în serviciu, infracțiuni de serviciu
sau în legătură cu serviciul). Plângerile penale au fost înaintate și înregistrate la Parchetul de
pe lângă Judecătoria Târgu Mureș.

Având în vedere plângerea penală înaintată Parchetului, potrivit prevederilor Codului Muncii
s-a dispus suspendarea contractului individual de munca al dlui. Runcan Petru Ștefan și al
dnei. Hang Mărioara, până la data rămânerii definitive a unei hotărâri judecătorești în această
cauză.

În urma suspendării celor două contracte de muncă, prin dispoziția președintelui Consiliului
de Administrație al R.A. Aeroport Transilvania Târgu Mureș dl. Pop Ioan Petru, având funcția de
inginer șef va exercita și îndeplini prerogativele și atribuțiile funcției de director general al R.A.
Aeroport Transilvania Târgu Mureș iar dna. Florea Aurelia, având funcția de șef birou economic
administrativ, va exercita și îndeplini prerogativele și atribuțiile funcției de director economic
al R.A. Aeroport Transilvania Târgu Mureș.

Sursa: Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș

1.8.38 Gratuit la transport (2012-08-20 05:53)

Pensionarii din Tîrnăveni vor circula gratuit cu autobuzele locale. Consilierii au aprobat în
şedinţa extraordinară de vineri 10 august proiectul care se referea la acordarea de subvenţii
de la bugetul local pentru transportul în comun al pensionarilor. Gratuitatea urmează să
fie acordată pentru persoanele pensionare cu domiciliul în municipiul Târnăveni, inclusiv
Bobohalma, Botorca şi Cuştelnic.

Primăria subvenționează astfel 15 lei de persoană pe lună către operatorul de transport public

local în conformitate cu numărul de legitimaţii de călătorie emise şi vizate, iar pensionarii vor

beneficia de călătorii nelimitate în baza acestor legitimaţii.

Prima promisiune
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„Am reuşit găsirea resurselor necesare pentru sprijinirea pensionarilor, o categorie defa-
vorizată din Tîrnăveni, şi aceasta a fost prima promisiune din campania electorală îndeplinită
de mine. Va urma în perioada următoare punerea în aplicarea a celorlalte proiecte promise”, a
declarat primarul municipiului Tîrnăveni, Sorin Megheşan. În prezent, beneficiază de gratuităţi
de la bugetul local conform legii pentru transport public local prin curse regulate pe teritoriul
municipiului Tîrnăveni 30 de persoane, împărţite în mai multe categorii: veteranii de război,
văduvele şi invalizii de război. O altă categorie care beneficiază de gratuităţi, în care se
înscriu 320 de persoane, o reprezintă persoanele cu handicap grav şi accentuat şi însoţitorii
acestora în prezenţa lor. Alte 70 de persoane beneficiază de gratuitate în calitate de refugiaţi,
persecutaţi, deportaţi din motive etnice, politice sau religioase.

Persoanele care beneficiază de gratuităţi la transportul public local de persoane, prin curse
regulate, au dreptul de a circula, un număr nelimitat de călătorii, cu mijloacele de transport
local pe tot teritoriul municipiului.

Mircea Barbu

1.8.39 După 15 ani, construcția Catedralei a luat sfârșit (2012-08-20 05:58)

Greco-catolicii din Reghin se pot bucura în sfârșit de noua și frumoasa catedrală din
cartierul Libertății. Unică în această parte a țării, catedrala ce poartă hramul Adormirea
Maicii Domnului a fost construită în decursul a 15 ani. În această perioadă proiectul inițial a
suferit câteva modificări datorită complexității lui, dar finalitatea este una care încântă ochii.
O construcție grandioasă și modernă de care credincioșii Greco-catolici sunt foarte mândri
se înalță acum la intrarea în cartierul Libertății și ea poate fi văzută de departe alături de
Catedrala ortodoxă nouă, de către toți cei care vin dinspre Tîrgu-Mureș

Ceremonia de deschidere a lăcașului de cult a avut loc duminică 12 august, la ora 10, când un
sobor de preoți a oficiat o slujbă religioasă specială apoi miercuri, 15 august, de ziua Adormirii
Maicii Domnului zeci de credincioși din Reghin și împrejurimi au participat la liturghia specifică
acestei zile.

Emeșe Ardelean
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1.8.40 Tinerii electronişti sunt în priză (2012-08-20 06:02)

Cercul de electronică de la Clubul Copiilor Luduş va aniversa în curând 40 de ani de

activitate. Profesorul ip. Major Carol Eugen este cel care a fost încă de la început forţa

motrică, generatoare de mari ambiţii în rândul câtorva generaţii de copii care au trecut

pragul laboratorului din str. Avram Iancu. Mulţi copii, poate vreo trei mii, au urcat nu numai

strada spre laborator, dar şi drumul spre măiestrie în această lume fascinantă a electronicii, a

minunilor care vin şi pleacă pe un simplu conductor electric.

Din ce în ce mai multe premii

„Sincer vă spun, nu ştiu câte premii au câştigat elevii de la cercul nostru în decursul timpului.
Nici nu am fost preocupat de acest aspect. Important pentru mine a fost că foştii mei
elevi au reuşit în viaţă, indiferent că au urmat drumul electronicii sau viaţa i-a dus în altă
parte”, ne-a spus Major Carol-Eugen. O ilustrare perfectă a acestui crez este Mihail – Lucian
Man, administrator alături de Gliberto De March la o importantă fabrică din oraş, SAMARCU SA.

Fost elev la cercul de electronică, Lucian Man a ajuns într-o funcţie importantă care îi permite

să acorde sponsorizări pentru dotarea laboratorului sau pentru deplasările elevilor la concur-

surile la care a cunoscut şi el succesul la vremea copilăriei şi a tinereţii.

O nouă generaţie

În acest an, elevii cercului condus de Major Carol-Eugen şi sponsorizat de Gilberto de March şi
Mihail – Lucian Man au participat la patru concursuri de profil importante la Beclean, Constanţa,
Bistriţa şi Tîrgu-Mureş, toate încheiate cu rezultate remarcabile. Dintre cei mai „galonaţi” elevi
se remarcă Ionuţ Octavian Crăciun cu patru premii I, două premii II, un premiu III şi un premiu
special, alături de George Cristian Coman, Molnar Tas Szilvester şi Vlad Haţegan. Pe Ionuţ
Crăciun, profesorul său îl caracterizează ca fiind „serios, studios, nemulţumit întotdeauna
de ultimele performanţe şi dornic de progres, un exemplu pentru cei care sunt pasionaţi de
electronică”.

Ioan A. Borgovan
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1.8.41 Vlad Iancu, portar la City’us (2012-08-20 06:10)

City’us Tîrgu-Mureș se pregătește de competiție, mai ales că KMF Leotar Trebinje Cam-
pioana Bosniei-Herţegovina la futsal, cea care a câştigat grupa de calificare din turul preliminar
al UEFA Futsal Cup va fi primul adversar al celor de la City’us în Main Round. Astfel, a fost
perfectat transferul portarului Vlad Iancu, component al echipei naţionale, în vârstă de 34
de ani. De-a lungul carierei, Iancu a evoluat la formaţiile CIP Deva, Concordia Chiajna, DAVA
Deva şi United Galaţi. Alături de CIP Deva a câştigat 3 titluri naţionale, o cupă a României
şi o Supercupă şi a participat în UEFA Futsal Cup, unde a debutat în 2006, într-o partidă cu
formaţia olandeză Marlene. Vlad Iancu este şi unul dintre portarii echipei naţionale, fiind
titular în partidele disputate de România la Campionatul European din acest an, din Croaţia.

La capitolul plecări, o notăm pe cea a lui Szőcs László, care a ales să se întoarcă la Odorheiul
Secuiesc. În urma calificării celor de la Trebinje, se cunoaşte şi programul jocurilor din grupa
a 3-a din Main Round, de la Pardubice (Rep. Cehă), astfel: miercuri, 5 septembrie: City’us
Tîrgu-Mureş – KMF Leotar Trebinje, ERA Pack Chrudim – Energya Lvov; joi, 6 septembrie:
Energya Lvov – City’us Tîrgu-Mureş - ERA Pack Chrudim – KMF Leotar Trebinje, sâmbătă, 8
septembrie: KMF Leotar Trebinje – Energya Lvov- City’us Târgu-Mureş – ERA Pack Chrudim.

Cristina Vancea

1.8.42 Relativitatea rahatului (2012-08-20 06:13)

Trăim într-o lume cel puţin ciudată... Tot timpul suntem nemulţumiţi şi adeseori invidioşi:
mereu dorim să avem maşina pe care o are celălalt, casa pe care o are celălalt etc... Nu
suntem mulţumiţi de slujba pe care o avem, de salariu etc... Dar adeseori scăpăm esenţialul:
oare vecinul de alături cu vilă şi Ferrari este fericit? Cum se înţelege el cu nevasta? Cum se
simte ştiind că copilul său este dependent de alcool sau droguri? Asta nu mai contează. Tot
ce contează e că îi vedem vila şi maşina şi astfel avem senzaţia că este din oficiu fericit...

Asta mă duce cu gândul la relativitatea lumii de zi cu zi. Şi la diferenţele enorme dintre
oamenii lumii acesteia. Iată un caz real: Devi Lal este muncitor la salubritate în India. Câştigă
echivalentul a 20 de lei pe zi în schimbul unei munci îngrozitoare – desfundă reţeaua de
canalizare manual (în plus primeşte şi o sticlă cu alcool pentru a-şi face curaj). 61 de colegi de
breaslă au murit în ultima jumătate de an din cauza condiţiilor de muncă extrem de insalubre.
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În acest timp, însă, David Beckam a câştigat anul trecut 13,3 milioane de lire sterline din
publicitate! Nu contest efortul fotbalistului, dar cred că cel puţin viaţa nu i-a fost pusă în
pericol la filmările de publicitate.

Revenind la relativitate se poate pune întrebarea: cu toţi aceşti bani este David fericit? Poate
da, poate nu...
Este Devi Lal fericit? Probabil că nu... Dar există posibilitatea să fie cel puţin mult mai liniştit
sufleteşte decât mulţi dintre bogătaşii lumii... Să doarmă mai bine ca ei...

În plus, şochează nedreptatea: dacă mulţi dintre bogătaşi sunt nefericiţi (lucru dovedit de
numeroase sinucideri în rândul acestora, sau a folosirii substanţelor psihotrope), atunci cum
se argumentează mulţimea banilor pe care îi deţin când milioane de oameni trăiesc la limita
subzistenţei?

Titi Dălălău

aaa (2012-08-22 09:47:43)
bun, si de fapt ce vrei sa transmiti? pare rau, dar nu te pricepi deloc la buchisit sloavele...

Vasilica (2013-02-10 19:02:24)
exact ce spune aaa... vroiam sa iti zic si eu... articol penibil, fara o concluzie clara, defapt fara concluzie!

1.8.43 Peninsula cu numărul 10, la start (2012-08-20 06:17)

Cel mai mare festival din oraș și cel mai mare de acest fel din țară a ajuns la ediția cu
numărul 10. Peninsula își deschide porțile joi 23 august pentru încă o ediție la care vor
concerta peste 60 de artiști din țară și din străinătate. Printre numele mari se numără The
Straits, trupă formată din foști componenți ai legendarei Dire Straits. De asemenea, va fi un
DJ set Faithless mixat de Sister Bliss, iar pentru fanii muzici rock, punctul culminant va fi cu
siguranță concertul Children of Bodom.

Lista cu nume mari invitate la Peninsula este completată de Tinie Tempah, Emalkay, Timo

Maas, New Model Army, Netsky, N.O.H.A., ATB, Josh Gallahan, Babylon Circus, Dirtyphonics

(DJ set) sau Subscribe. Câteva zeci de ore de muzică de cea mai bună calitate va fi astfel

asigurată. Concertele sunt programate, la fel ca anul trecut, la patru scene, respectiv Main

Stage, Kiss Terace, Freedom Music Arena și Ciuc Music Live Stage. Pe lângă cele patru scene,

va fi una suplimentară, asigurată de Booha Academy, parteneri anul acesta ai Peninsulei.
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Programul alternativ...

...față de cel muzical este de asemenea bogat. Nu mai puțin de 25 de organizații non-
guvernamentale au fost admise în urma unei selecții în așa-numitul Festival Park. La corturile
lor sunteți invitați la o sumedenie de activități educative sau pur și simplu de relaxare. De
asemenea, peninsularilor li s-a pregătit și un program sportiv. Cu brățara de acces la festival
se oferă și intrarea liberă în complexul de agrement de la Weekend.

Așadar, orice peninsular se poate înscrie la o partidă de fotbal, volei, badminton, tenis de
masă, streetball, baschet, footvolley, tenis, skander, dar și șah, table, poker, darts. În total
sunt 14 evenimente și competiții sportive oferite zilnic.
Pentru peninsularii veniți din afara orașului, va fi amenajat ca de obicei o zonă de camping,
unde aceștia au acces și la dușuri.

Biletele la această ediție au fost vândute din nou la prețuri reduse, iar acum ele costă
150 de lei – abonamentul pe toate cele 4 zile sau 60 de lei – biletul pe o zi. Ele se găsesc la
mai multe locații din Tîrgu-Mureș, dar și în rețeauamagazinelor Eventim și pe www.eventim.ro.

Cătălin Hegheș

1.8.44 Se scumpește gazul (2012-08-20 06:21)

Facturile pe care le plăteam iernile trecute la consum sunt „floare la ureche” pe lângă ce
va urma. Șeful misiunii FMI de evaluare a acordului preventiv cu România, Erik der Vrijer, a
anunțat săptămâna trecută că doar în luna septembrie preţul gazului natural livrat populaţiei
va urca cu 5 %, iar pentru firme majorarea va fi de 10 %, întrucât creşterea costurilor nu a fost
transferată în preţurile finale în ultimii ani. „Foile de parcurs pentru gaz şi electricitate nu s-au
devansat (…). Există un mecanism în România, o formulă, care arată în cazul în care costurile
cresc atunci vor trece în preţurile finale. Această formulă nu s-a aplicat în ultimii ani. Există
aici un bagaj dificil în ajustarea preţurilor la gaz în raport cu creşterea costurilor, ceea ce ar fi
trebuit dacă mecanismul ar fi fost aplicat. Această reprezintă o corecţie a lipsei de ajustare a
preţurilor din trecut”, a afirmat der Vrijer.

Dar această majorare este doar începutul, Autoritatea Naţională de Reglementare în domeniul
Energiei (ANRE) a anunţat la finele lunii iunie un calendar de creştere a preţurilor care însă nu
includea pentru anul în curs vreo modificare a tarifelor. În plus, datele anunţate de ANRE arată
că preţul gazului pentru populaţie va creşte cu 10 % atât anul viitor, cât şi în 2014, pentru
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ca în 2015-2018 să urce cu 12 % anual, prin ajustări trimestriale, conform calendarului de
eliminare a tarifelor reglementate, iar liberalizarea pieţei de energie va începe în septembrie,
cu clienţii industriali.

Cea mai recentă creştere de preţuri la gaz, pentru companii, nu şi pentru populaţie, a avut
loc la 1 ianuarie şi a fost de 5 %. ANRE a motivat creşterea prin majorarea preţului gazului
importat.

Cristina Vancea

1.8.45 DN 15 şi nişte autorităţi ocupate cu analiza (2012-08-20 06:38)

Ministerul Transporturilor are nevoie de câteva luni pentru a hotărî dacă un drum naţional
principal va fi garnisit şi pe o parte şi pe cealaltă cu aproape 30 de km de borduri. Compania
Naţională de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale, care a reuşit „performanţa” ca în 22 de ani să
se poată lăuda cu vreo 700 de km de autostradă, adică nici măcar un drum radea – Constanţa,
nu reacţionează atunci când este sesizată. Autorităţile judeţene au sesizat şi au rămas, până
acum, cu sesizarea pentru că pe Drumul Naţional 15, lucrările continuă pe baza aceleiaşi soluţii
tehnice inedite: bordura acostament, bordura - zonă de siguranţă etc. A trecut deja o lună şi
jumătate de când Instituţia Prefectului Mureş a sesizat Companiei de Autrostrăzi şi Drumuri
Naţionale modul periculos de reabilitare a Drumului Naţional 15, pe tronsonul Tîrgu-Mureş –
Reghin. Directorul general al companiei nu a răspuns nici până astăzi, cu toate că, potrivit legii,
termenul legal de răspuns este de 30 de zile. În schimb, Ministerul Transporturilor, sesizat cu
aceeaşi problemă în 17 iulie, a remis un punct de vedere aproape de expirarea termenului
limită în care avea obligaţia legală de a răspunde. Răspunsul este însă unul dezarmant. „Am
primit ieri (n.red. 16 august) documentul răspuns de la Ministerul Transporturilor în care ne
comunică că cei responsabili, respectiv Compania Naţională de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale
împreună cu constructorul şi proiectantul analizează solicitarea noastră şi în momentul în care
îşi vor fi formulat un punct de vedere vom şi noi informaţi. Acest răspuns ducându-ne cu ideea
că s-ar putea totuşi să existe o problemă”, a declarat Mihaela Kardos, directorul Cancelariei
Prefectului. Cu alte cuvinte, Ministerul Transporturilor a răspuns în termen, evaziv, fără a lua
nicio măsură concretă în afara de a analiza situaţia. Curiozitatea noastră este dacă analiza
va fi făcută pe teren, chiar la faţa locului sau din biroul de la Bucureşti pe baza spuselor şi
situaţiei prezentate de către constructor în tandem cu proiectantul lucrării. Până ce Ministerul
Transporturilor şi-a mai alocat cel mult o lună până va decide în privinţa lucrărilor de pe DN
15, reprezentantul Guvernului teritoriu va rămâne în stand-by. „Aşteptăm
un răspuns de la Ministerul Transporturilor, aşteptăm un răspuns şi de la Compania Naţională
de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale de la care încă nu am primit un răspuns la adresa formulată
la începutul lunii iulie şi noi sperăm că lucrurile se vor rezolva cu soluţia care să ducă la
evitarea oricăror accidente pe ruta respectivă”, a mai spus directorul.

O soluţie pe care Instituţia Prefectului ar putea să o adopte pentru a mişca managementul
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CNADNR ar fi acţionarea în instanţă a companiei. Credem că ar putea solicita şi daune, ţinând

cont că, prin refuzul nejustificat de a răspunde, directorul general al CNADNR este în culpă.

Nu vrem să ne gândim ce s-ar întâmpla în cazul unui accident pe acest tronson de drum.

CJ solicită modificarea proiectului

Preşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Ciprian Dobre, a înaintat, de asemenea, o sesizare
referitoare la soluţia tehnică aleasă pentru reabilitarea acestui drum. „Ceea ce se întâmplă
la construcţia acestui segment de drum este deosebit de periculos. Nu se poate deplasa o
ambulanţă între cele două sensuri de mers, nu se poate depăşi un biciclist ş.a.m.d. Eu însă
am încredinţări că se va reveni asupra proiectului. Noi avem un model foarte bun, Reghin –
Topliţa, cum a fost amenajat şi cum reparaţia capitală la acel drum, cum este acostamentul la
acel drum, la fel se poate face şi Tîrgu-Mureş – Reghin. Asta le-am cerut celor de Compania
Naţională de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale. Sper să se şi ţină cont. Să îşi ia bordurile, să şi le
ducă acasă, să modifice proiectul şi să facă un drum care să prezinte securitate în circulaţie”,
a spus preşedintele autorităţii judeţene. Acesta a solicitat mai multe puncte de vedere avizate
care atestă, de asemenea, că reparaţiile ce se efectuează nu sunt la standardele europene.
„Noi deja avem punctele de vedere de la SMURD, de la Poliţia Rutieră, de la pompieri, puncte
de vedere care ne spun foarte clar că acel drum nu este proiectat pe normele europene”, a
spus Dobre.

Dacă, într-adevăr, autorităţile centrale responsabile de domeniul drumurilor vor şi ţine seama
de cele de mai sus, rămâne de văzut. Ce spun legile române Potrivit Normelor tehnice din
27/01/1998 privind proiectarea, construirea şi modernizarea drumurilor, Drumurile Naţionale
principale trebuie să aibă două benzi, fiecare cu o lăţime de minim 3,5 m
şi care să premită o viteză de circulaţie de maxim 80 de km în zona de şes, cum este
şi cazul DN 15. DN 15 este un drum naţional principal, nu pentru că aşa spunem noi, ci
pentru că aşa prevede Ordinul pentru aprobarea Normelor privind încadrarea in categorii
a drumurilor nationale nr. 43 din 1998. În plus, potrivit art. 14 din Ordonanţa Guvernului
nr. 43 din 1997 prevede că un drum public cuprinde ampriza, zonele de siguranţă şi zonele
de protecţie. Iar art. 15 vine să explice prevederile antemenţionare: „Ampriza drumului
este suprafaţa de teren ocupată de elementele constructive ale drumului: parte carosabilă,
trotuare, piste pentru ciclişti, acostamente, şanţuri, rigole, taluzuri, şanţuri de gardă, ziduri
de sprijin şi alte lucrări de artă”. Actul normativ este extrem de clar şi în ceea ce priveşte
zonele de siguranţă. „Zonele de siguranţă sunt suprafeţe de teren situate de o parte şi
de cealaltă a amprizei drumului, destinate exclusiv semnalizării rutiere, plantaţiei rutiere
sau altor scopuri legate de întreţinerea şi exploatarea drumului, siguranţei circulaţiei ori
protecţiei proprietăţilor situate în vecinătatea drumului. Din zonele de siguranţă fac parte şi
suprafeţele de teren destinate asigurării vizibilităţii în curbe şi intersecţii, precum şi suprafeţele
ocupate de lucrări de consolidare a terenului drumului şi altele asemenea”, se arată în art. 16.

Anexa 1 spune că „Zonele de siguranţă ale drumurilor sunt cuprinse de la limita exterioară a
amprizei drumului până la: 1,50 m de la marginea exterioară a şanţurilor, pentru drumurile
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situate la nivelul terenului”. Am amintit toate aceste prevederi legale deoarece pe DN 15 nu
putem vorbi de acostamente, de şanţuri, de rigole, de taluzuri etc. pentru simplul fapt că
partea carosabilă se încheie în nişte borduri care nu sunt nici sigure şi îngustează periculos un
Drum Naţional principal care, teoretic, ar trebui să aibă 3,5 m pe fiecare bandă de circulaţie.
Nu mai revenim asupra aspectelor invocate în numărul trecut al săptămânalului Punctul
referitor la modul defectuos în care sunt executate lucrările pe acest drum naţional. Am
remarca doar că reprezentanţii autorităţilor responsabile de supravegherea acestor lucrări nu
îşi fac treaba, iar răspunsul la acest “lasă-mă să te las” ministerial este pe măsură. Ne aşezăm
mai comod pe scaun şi aşteptăm. Ce? O analiză care putea fi făcută de către Ministerul
Transporturilor într-o jumătate de zi.

Ligia Voro

1.8.46 5 ani. Milioane de euro. Sute de proiecte (2012-08-20 06:45)

Vara aceasta s-au împlinit cinci ani de la începutul derulării fondurilor europene Regio în

Regiunea Centru. Rezultatul: 1.083 proiecte depuse, 123 de proiecte finalizate deja, peste

380 milioane de euro contractate prin proiecte de către județele regiunii Centru (Alba, Brașov,

Covasna, Harghita, Mureș și Sibiu). Mai multe detalii despre principalele proiectele finanțate

prin fonduri europene la nivelul județului Mureș citiți în rândurile care urmează…

Spre o nouă perioadă de finanțare

„Practic, acum în fiecare județ din regiune se pot vedea investiții Regio în drumuri reabilitate,

în școli, în sistemul de intervenție SMURD, în ambulatorii și cabinete medicale, dar și în

pensiuni, hoteluri, stațiuni turistice sau cămine sociale pentru tineri sau vârstnici. Unde

vedeți scris și afișat în loc vizibil Regio vedeți de fapt un echipament achiziționat, un drum

reabilitat, o clădire renovată sau extinsă din fondurile programului. Fondurile pe care le-am

avut la dispoziție, adică peste 440 de milioane euro sunt angajate în proporție de 100 % prin

proiectele contractate sau aflate în curs de contractare, deși mai avem timp până la finele

anului 2013 să finalizam contractarea. Deși implementarea acestor proiecte poate continua
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până în 2015, am demarat deja discuțiile pentru pregătirea viitoarei perioade de programare

financiară a fondurilor Uniunii Europene, respectiv 2014-2020. Toate rezultatele obținute sau

obstacolele întâmpinate în implementarea proiectelor Regio ne ajută să putem să identificăm

viitoarele priorități de finanțare, dar și proceduri de lucru care să faciliteze implementarea și

finalizarea cu succes a proiectelor”, a declarat Simion Crețu, director general ADR Centru.

Rezultate

Vorbind în rezultate, la finalizarea programului, 7 orașe din Regiunea Centru, respectiv Alba
Iulia, Brașov, Tîrgu-Mureș, Sibiu, Sfîntu-Gheorghe, Miercurea Ciuc și Toplița, datorită unor
investiții de peste 150 de milioane euro, vor putea să se ridice la nivelul celor europene,
generând locuri de muncă și dezvoltare sustenabilă.

Peste 300 de kilometri de drumuri județene și străzi din orașe vor fi reabilitați din fondurile

programului. De asemenea, vor fi dotate cu echipamente noi și performante cinci ambulatorii

de specialitate și un spital județean. Peste 2.000 de elevi din 26 de scoli vor învăța, începând

cu acest an, în săli de clasă noi, cu mobilier nou, dotate cu echipamente IT, încălzite și

iluminate. Vârstnicii din Regiunea Centru și persoanele cu dizabilități vor avea noi centre

sociale în care să poată practica un stil de viață activ, adaptat nevoilor lor. Sunt 203 de firme

mici care au la dispoziție 21,68 milioane de euro pentru echipamente, extinderi și crearea

de noi locuri de muncă. Un centru de afaceri modern a fost finalizat și alte cinci se vor da în

folosință în anii următori. Sunt 21 de biserici vechi sau cetăți din patrimoniul cultural regional

care primesc fonduri pentru restaurare și pentru reintegrarea lor în circuitul turistic național și

internațional. Turismul regional va beneficia de modernizare datorită celor 26 de milioane euro,

fonduri Regio, angajați în infrastructura din două stațiuni turistice, modernizarea a opt unități

de cazare și a trei structuri de agrement. De asemenea, din aceste fonduri s-au mai construit

și reabilitat patru puncte salvamont, se va amenaja o pârtie de schi și vor fi transformate în

zone de agrement proiectele ce vizează crearea unui parc dendrologic, a unuia eco-didactic,

unul urban și un parc unde se va putea observa evoluția dinozaurilor.
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30 de proiecte

Cum era de așteptat, la nivelul județului Mureș, municipiul Tîrgu-Mureș conduce în topul
accesibilității fondurilor Regio, cu 30 de proiecte. Le vom aminti doar pe cele mai importante
sau mai interesante.

Reamenajarea și conservarea Cetății Medievale Tîrgu-Mureș este proiect aflat în derulare,

cu o valoare nerambursabilă de 21.705.285,15 de lei. Un alt proiect de anvergură este

Modernizare rețea stradală la nivelul municipiului – proiect finanțat în două tranșe cu o valoare

nerambursabilă totală de peste 110 milioane de lei (acesta un proiect a cărui importanță a

fost resimțită în ultimele luni, când au fost modernizate o serie de străzi din oraș, inclusiv

unele străzi care nu au mai fost reparate de ani buni, de exemplu strada Remetea). De

asemenea, este de remarcat proiectul Construire clădire de birouri pentru sprijinirea afacerilor

în municipiul Târgu Mureș – proiect cu valoare nerambursabilă de 14.795.362,40 de lei.

Deosebit

Unul dintre cele mai importante proiecte, care ar putea avea repercusiuni inclusiv asupra
turismului orașului, este legat de Platoul Cornești. Cu fonduri de 14,09 milioane lei, Platoul din
Tîrgu-Mureş se va transforma într-un nou punct de atracţie turistică ce va diversifica oferta de
servicii a orașului nostru.

Contractul de finanţare semnat în prezenţa reprezentanţilor Primăriei municipiului Tîrgu-Mureş
şi ai ADR Centru prevede ca, în următorii trei ani, utilităţile Platoul Corneşti să se modernizeze
şi să ofere un spaţiu de agrement inedit ce va atrage cât mai mulţi cetăţeni din oraş şi turişti
veniţi să viziteze municipiul nostru. Din fondurile proiectului se va amplasa o fântână arteziană
pe o suprafaţă de 116 mp, se va construi un amfiteatru în aer liber, iar parcările, aleile şi căile
de acces la obiective vor fi amenajate pe o suprafaţă de peste 9.000 de metri pătrați. Pentru
amatorii de sport în aer liber va fi construită o pistă de alergare de 1.270 m lungime, se va
construi un skate parc pe o suprafaţă de 1000 de mp şi un traseu off-road pentru biciclişti, cu
o lungime de peste 2400 m. Pentru cei ce doresc să se relaxeze, trenuleţul de agrement le
va sta la dispoziţie, traseul acestuia fiind mai lung la finalizarea proiectului prin lucrările de
prelungire a căii ferate.

Prin implementarea acestui proiect, Primăria estimează că numărul de turişti va creşte cu 15

%, iar numărul de înnoptări cu cel puţin 5 %.
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Doar 5 la Reghin

Site-ul Agenției pentru Dezvoltare Regională prezintă pentru Reghin doar 5 proiecte, toate

în mediul privat: Centru Medical Stomatologic – Servicii integrate de stomatologie și radi-

ologie dentară; Eficientizarea serviciilor în construcții prin implementarea noilor tehnologii

în domeniu, beneficiar SC LUX CONSTRUCT SRL; Modernizarea și extinderea sistemului de

producție a panourilor din lemn pentru pereții portanți ai caselor ecologice prin achiziționarea

de echipamente performante de către S.C. MORACOM S.R.L; Performanta prin diversificarea

activității societății SC Ideal Foodpack SRL; Specializarea în producția de serie a gâturilor

instrumentelor muzicale cu coarde în vederea valorificării superioare a lemnului de paltin din

zonă, beneficiar SC Acustica SRL. Valoarea totală nerambursabilă a acestor proiecte depășește

doar 3 milioane de lei.

Trei la Luduș…

La Luduș site-ul ADR Centru prezintă doar trei proiecte din care unul finalizat, unul în derulare

și unul reziliat: Reabilitare, modernizare și dotare clădire pentru înființare Centru de recuper-

are și reabilitare neuropsihiatrică Luduș (Beneficiar Direcția Generală de Asistență Socială

și Protecția Copilului Mureș); Modernizarea cabinetului stomatologic CORLAMED SRL Luduș

(proiect finalizat); Realizarea sistemului integrat și eficientizarea serviciilor de întreținere și

reparații auto cu echipamente de ultimă generație -Beneficiar S.C. Girarom S.R.L Luduș, Jud

Mureș (proiect reziliat). Valoarea totală a acestor proiecte depășește cu puțin 3 milioane de

lei.

Ultimul și… cel din urmă
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Din păcate, la Tîrnăveni, ADR Centru a afișat pe site-ul propriu un singur proiect: Îmbunătățirea
serviciilor de proiectare la SC Geoplan Consulting SRL, cu o valoare nerambursabilă de
58.017,52 de lei.

În schimb, situația se prezintă cu mult mai bine în cazul Sighișoarei, care a obținut șase proiect

Regio: Achiziție echipamente tehnică dentară; Achiziționare echipamente stomatologice,

radiologie dentară și tehnică dentară; Construirea, utilarea, amenajarea şi dotarea unei clădiri

care să permită o mai bună interacţiune cu clienţii - S.C. CRIS INSTELECT S.R.L; Diversificarea

și extinderea activității SC Nati Com SRL prin deschiderea unui complex format din service

auto, linie ITP, spălătorie auto, vulcanizare anvelope și centrare roți; Extinderea activității

S.C. Nati Com S.R.L. prin deschiderea unui atelier de vopsire și service mobil pentru roți de

camioane și tractoare. Valoarea nerambursabilă a acestor proiecte se aproprie de 1,5 milioane

de lei.

Probleme

Desigur, în implementarea proiectelor europene apar și numeroase probleme. Un caz sem-
nificativ este cel referitor la reţeaua de apă şi canalizare a judeţului Mureş. Acest proiect
are întârzieri mari datorate contestaţiilor care apar după fiecare licitaţie pentru atribuirea
lucrărilor. În cazul proiectului european de extindere şi modernizare a reţelei de apă şi
canalizare din judeţ, care are o valoare de 111 milioane de euro, întârzierile au ajuns chiar
la un an, a afirmat preşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Ciprian Dobre: „În total, există
întârzieri de aproximativ 12 luni. Vom solicita de la Ministerul Mediului, de la Autoritatea de
management o prelungire. Noi în 2015 suntem practic la sfârşitul contractului. La sfârşitul
perioadei. Există numeroase întârzieri, dar nu mai mari de 12 luni. Până la urmă, fiind cea
mai întinsă, cu cele mai multe licitaţii, s-au înregistrat întârzieri”.

Vasile Dancea
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1.8.47 Părintele Partenie a devenit Cetăţean de Onoare (2012-08-27 10:44)

[1] Preotul Partenie Pop, fostul protopop ortodox al municipiului Tîrnăveni, a fost desemnat
Cetăţean de Onoare al municipiului Tîrnăveni. Titulatura i-a fost acordată cu prilejul unei
şedinţe extraordinare de Consiliu, convocată marţi 21 august. Propunerea de acordare a
titlului de Cetăţean de Onoare al municipiului Tîrnăveni preotului Partenie Pop a fost făcută de
primarul Sorin Megheşan la iniţiativa Asociaţiei Junii Târnavei.
Cine este

Preotul Partenie Pop a ajuns în Tîrnăveni în anul 1971. Profesor la Seminarul Teologic
din Cluj, muzeograf, specialist în artă bisericească, părintele Partenie Pop s-a dedicat muncii
de slujire al Sfântului Altar, manifestându-se odată cu preluarea Parohiei 1 Tîrnăveni, drept
un factor activ în viaţa comunităţii locale. „Am decis să slujesc în acest fel lui Dumnezeu şi
oamenilor. Am încercat şi cred că am şi reuşit să ridic sufletele credincioşilor pe o treaptă
spirituală accesibilă vieţii noastre de zi cu zi”, sunt cuvintele care l-au călăuzit pe Partenie Pop
în activitatea s-a profesională.
Vrednic este…

Vrednicia părintelui a făcut ca în 1994 odată cu reînfiinţarea protopopiatului Târnăveni (
care a fost închis de regimul comunist în anul 1956), ÎPS Andrei Arhiepiscop al Alba Iuliei, să îl
numească protopop, ca urmare a deciziei Adunării Eparhiale de la Alba Iulia. Preotul Partenie
Pop a ajuns să conducă astfel cele 31 de parohii ale Protopopiatului Tîrnăveni. Părintele s-a
dedicat propovăduirii cuvântului lui Dumnezeu, neprecupeţind niciun efort în misiunea sa de
alinare sufletească şi ajutor moral ori de rezolvare ale unor probleme reale ale comunităţilor
locale.
Astfel, sub îndrumarea părintelui protopop au fost restaurate şi renovate mai multe biserici
din protopopiat şi a fost ridicată biserica „Înălţarea Sfintei Cruci”, din zona fostei autogări. În
biserica „Sfântul Mare Mucenic Gheorghe”, unde a slujit şi părintele protopop, a fost restaurată
pictura, alte lăcaşuri de cult avându-l pe părintele protopop printre iniţiatori şi susţinători.
La sfârșit de drum…

În vara anului 2012, la 76 de ani, Partenie Pop şi-a depus cererea de pensionare fiind
aprobată începând cu data de 1 august 2012. „Oamenii vin la Biserică pentru a lua lumină
de la lumina cea veşnică, Hristos. Pentru a ajunge prin Adevăr la Libertate, la Libertatea în
Hristos. Astfel, vor cunoaşte porunca Iubirii şi vor înţelege jertfa Mântuitorului”, sunt cuvintele
părintelui protopop Partenie Pop, care pot fi mărturie a devotamentului faţă de cele sfinte,
precum şi testament pentru generaţiile viitoare.
Funcţia de paroh şi protopop la Tîrnăveni a fost preluată de părintele Sergiu Dumitru, din
Căpâlna de Sus, numirea fiind făcută de IPS Irineu de la Alba Iulia.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/partenie-pop-mic.jpg
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Magyara Rudolf (2013-03-25 13:45:27)
re o sumedenie de boli si abia face rost de bani pentru medicamente. Un tanar in varsta de 27 de ani
cere sprijin celor care vor sa il ajute cu suma de 300 de ron pe luna. Acestia sunt banii care l-ar tine in
viata pentru urmatorii ani. Pentru ca nu ii are, baiatul e la un pas de moarte. Leonard Maghyra are 27
de ani si locuieste intr-un azil din Medias. Baiatul asufera de ulcer, oligofremie, hepatita cronica virala
cu virus V, hernie si ciroza. Tratamentul il costa 300 de lei lunar, bani pe care nu si permite. Tatal sau
a murit mama nici nu vrea sa auda de el, fiind abandonat de mic intr-un centru de plasament. De
curand a primit si un certificat de handicap dar pensia care ii va intra in cont in fiecare luna este de
doar 33 de lei. Cine doreste sa il ajute pe Leonard cu cat poate este rugat sa depuna o suma cat de
mica in contul: RO36 RNCB 0231 0888 5552 0001„„ becere

1.8.48 S-a desemnat cel mai bun lutier (2012-08-27 11:01)

[1] Viori, viole şi violoncel - realizate de meșteri din țară, dar și din Ungaria şi Italia - au fost
examinate minuțios în Orașul Viorilor.
Primului concurs internaţional de lutierie, găzduit vreodată de România, s-a desfășurat zilele
trecute la Reghin. Competiția a fost organizată de Asociaţia Artiştilor Lutieri din România,
reactivată în urmă cu 4 ani şi condusă acum de deputatul Vasile Gliga. Cei 20 de membri
ai asociaţiei au pus la cale evenimentul cu scopul declarat de a proteja renumele Reghinului
ca „oraș al viorilor” și de a transforma orașul într-un centru internațional al construcției
instrumentelor muzicale.
Instrumente valoroase, juriu exigent
18 instrumente: viori, viole şi violoncel realizate de meșteri din țară, dar și din Ungaria şi Italia
au fost examinate minuțios de un juriu format din lutieri şi muzicieni din România, Franţa,
Ungaria şi Belgia. Președintele juriului, inginerul Nicolae Bâzgan a precizat că evaluarea
instrumentelor înscrise în concurs a avut în vedere atât calitățile artistice și de construcție,
cât și cele acustice.
Două premii la Reghin
În final, doi lutieri din Reghin, respectiv Alin Cotta și Aurelian Mare au acumulat punctajul
maxim la secțiunile violoncel și violă clasându-se pe locul întâi. Secţiunea vioară a fost
câștigată de Kónya Lajos din Ungaria. Instrumentele lor au fost evaluate ca fiind unele de
excepție și au fost punctate corespunzător de ambele grupe ale juriului.
Nici premiile competiţiei nu au fost de neglijat: o mie de euro pentru locul I, 500 de euro locul
al doilea şi 250 de euro pentru ocupanţii locului trei. Concurenţii care nu au reușit să ocupe
un loc pe podium s-au mulțumit cu o diplomă de participare și cu experiența pe care au trăit-o
în compania altor oameni interesați de același domeniu de activitate.
După festivitatea de premiere instrumentele câștigătoare au trecut pentru o oră în mâna unor
instrumentiști de la Filarmonică. Aceștia au susținut în fața unui public numeros, pe scena
Casei de Cultură „Eugen Nicoară”, un recital care a impresionat pe toată lumea.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/lutier-concurs.jpg
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1.8.49 Pensionarii, la „adăpostul” CARP (2012-08-27 11:05)

[1] Casa de Ajutor Reciproc a Pensionarilor din Luduş a fost înfiinţată la 22 martie 1994
cu scopul declarat de a rezolva o parte din problemele financiare ale persoanelor de vârsta
a treia, fiind un sprijin de nădejde al pensionarilor în acea perioadă de tranziţie caracterizată
prin creşterea abruptă a preţurilor şi devalorizarea accentuată a monedei naţionale.
Cu oameni puţini, realizări multe

În cei 18 ani de activitate, la CARP Luduş au activat un număr mic de oameni care s-au
pus la dispoziţia membrilor cotizanţi. Actualul preşedinte al Asociaţiei, Ovidiu Horaţiu Crişan
prezent încă de la înfiinţare, a făcut parte din primul Consiliu Director alături de profesorul
Traian Dancu, Maria Dîmbean, Ioan Şipoş, Paula Iştvan şi cenzorii Valonia Gherasim şi Maria
Şipoş.
În prezent, din Consiliul Director mai fac parte alături de Ovidiu Crişan şi Marius Potor, contabil,
Ana Sabău, casier şi Valonia Gherasim, cenzor. Schema redusă este justificată prin dorinţa
Consiliului Director de a realiza cu cheltuieli reduse excedente cât mai reduse spre folosul
membrilor cotizanţi. Doar ocazional, la activiatatea CARP îşi aduc aportul o serie de colabora-
tori: Viorel Potor, Camelia Crişan, Ioan Oancea, Radu Mircea, Ioan Pop şi profesorul Antoniu
Berar.
O creştere constantă

În anul 1994 la înfiinţare, au pornit la drum aproape o sută de pensionari într-o organi-
zaţie cu personalitate juridică, de drept privat, apolitică, având un caracter civic, non-profit cu
singurul scop de întrajutorare a persoanelor în vârstă aflate în dificultate financiară. Astăzi,
după 18 ani, în organizaţie sunt înscrise aproape 2.200 de persoane cu un fond social de
aproape două milioane de lei. Ovidiu Crişan spune că, CARP Luduş deţine un fond de rezervă
de aproximativ 10 %, sumă care este depusă în mai multe depozite. În prezent, situaţia
financiară permite ca orice solicitare de împrumut să fie onorată într-o zi sau două, în funcţie
de operativitatea cu care solicitantul prezintă documentele cerute prin Statut.
La 31 decembrie 2011, CARP Luduş avea un număr de 2.179 de membri, iar din fondul social
al membrilor, în valoare de 1.936.704 lei au fost aprobate împrumuturi pentru 1.223 de
persoane în valoare totală de 2.269.600 de lei, excedentele fiind de 155.578 de lei, acestea
fiind repartizate pentru fondul de rezervă – 1,9 %, fondul social – 3 %, ajutor de deces - 0,25
% şi alimente date pensionarilor – 3 %.
Activităţi diversificate

Preşedintele Ovidiu Crişan spune că la cererea membrilor CARP şi pentru că bugetul pro-
priu o permite, cu ocazia sărbătorilor de Paşte şi Crăciun, membrilor li se acordă produse
alimentare de bază, ulei şi zahăr, în funcţie de fondul social al fiecărui membru. Costul total
al produselor acordate reprezintă trei procente din excedentele realizate în timpul anului.
Fiind o Asociaţie a pensionarilor este firesc ca membrii săi să aibă unele probleme de sănătate
şi în consecinţă, CARP a realizat un parteneriat de colaborare cu Societatea Clarfon din Cluj
– Napoca în cadrul căruia s-au acordat consultaţii gratuite pentru 180 de persoane care se
confruntă cu dificultăţi auditive. O parte dintre aceştia au fost sprijiniţi de Casa Judeţeană de
Asigurări de Sănătate Mureş să îşi procure gratuit aparate auditive performante, miniaturizate,
valoarea unui asemenea dispozitiv fiind de aproape 1.000 de lei.
În ultimii ani, echipa de la CARP Luduş a participat la mai multe schimburi de experienţă
şi colaborări cu Asociaţii similare din judeţ şi din ţară, din Tîrgu-Mureş, Reghin, Sighişoara,
Tîrnăveni, Sîngiorgiu de Pădure, Sovata, Alba Iulia, Turda, Roşiori de Vede, Vaslui şi altele. „Am
©2024 www.punctul.ro 1125



BlogBook 1.8. AUGUST

avut discuţii interesante şi instructive cu colegii noştri cărora le urez îndeplinirea scopului
pentru care existăm, şi de asemenea le urez multă sănătate membrilor CARP şi familiilor lor”,
a declarat Ovidiu Crişan, preşedintele CARP Luduş.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/100_4369.jpg

1.8.50 Joi, ședință cu de toate (2012-08-27 11:08)

[1] Nu mai puțin de 29 de puncte vor dezbate consilierii în ședința de CL din penultima zi
a lunii.
În această săptămână, joi 30 august, se va desfășura ședința ordinară a Consiliului Local
Sighișoara. Cu această ocazie, primarul Ioan Dorin Dăneșan va realiza un raport privind starea
economică, socială și de mediu a municipiului Sighișoara în anul 2011, dar și o prezentare
asupra activităților de administrare pe primul semestru al acestui an.
De asemenea, printre cele mai importante puncte de pe ordinea de zi amintim Proiectul de
hotărâre privind procentul cu care autoritatea administraţiei publice locale se angajează să
participe în anul 2012 la cofinanţarea cheltuielilor de investiţii - dotare cu aparatură medicală
şi reparaţii capitale - pentru Spitalul Municipal Sighişoara, dar și aprobarea statului de funcţii
şi a organigramei. Costurile unui abonament de o zi și pe o săptămână vor fi și ele aprobate
în această săptămână, iar pentru că începe școala se va aproba și structura reţelei şcolare
a unităţilor de învăţământ preuniversitar, și se vor desemna reprezentanții Consiliului Local
Sighişoara, în Consiliile de Administraţie ale unităţilor de învăţământ sighişorene. Un alt
proiect de hotărâre prevede însuşirea documentaţiei tehnico-economice în faza de proiect
tehnic şi detalii de execuţie şi a valorii indicatorilor tehnico- economici pentru obiectivul
˝Instalaţie de încălzire centrală la Grădiniţa cu Program prelungit nr. 2-Sighişoara˝.
Nici evenimentele culturale nu sunt lăsate deoparte. Consilierii locali vor dezbate aprobarea
organizării unor evenimente culturale în parteneriat cu Asociaţia Culturală˝ Sighişoara Blues
Hospital ˝ și organizarea ediţiei a IX-a a Festivalului Fanfarelor Sighişoara.
Alte proiecte de hotărâre vor viza înfiinţarea Grupului de lucru local pentru problemele
romilor şi aprobarea Planului local de acţiune privind incluziunea minorităţii rome; aprobarea
tarifelor pentru serviciile publice de alimentare cu apă şi canalizare prestate de SC COMPANIA
AQUASERV SA Târgu Mureş, sucursala Sighişoara; stabilirea domeniilor serviciilor publice şi
a locurilor în care contravenienţii persoane fizice , vor presta activităţi în folosul comunităţii;
desemnarea membrilor comisiei pentru vânzarea spaţiilor comerciale sau de prestări servicii;
atribuirea unui teren în vederea construirii unei Case Parohiale; închirierea unor terenuri
şi preluarea unor contracte de închiriere de către persoane fizice, reorganizarea Comisiei
de analiză a Contractelor de concesiune a căror clauze nu au fost respectate; stabilirea
structurii pe specialităţi a comisiei sociale de analiză pentru repartizarea locuinţelor pentru
tineri, destinate închirierii, construite prin Agenţia Naţională pentru Locuinţe şi desemnarea
consilierilor locali care vor face parte din această comisie; constituirea Comisiei sociale de
analiză pentru repartizarea locuinţelor din fondul locativ, destinate închirierii, cu excepţia
locuinţelor pentru tineri, construite prin Agenţia Naţională pentru Locuinţe; aprobarea tarifelor
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pentru unele servicii comunitare de utilităţi publice prestate de către SC ECOSERV SIG SRL
Sighişoara; aprobarea bugetului de venituri şi cheltuieli pentru anul 2012 la SC ECOSERV SIG
SRL Sighişoara;m stabilirea şi reactualizarea unor taxe în domeniul stării civile.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/primaria-sighisoara.jpg

1.8.51 Peninsula, în umbra austerității (2012-08-27 11:24)

[1] Banii și-au pus amprenta pe numărul și calitatea trupelor invitate să concerteze la cel
mai bun festival cultural din România
Încă de miercuri, din neoficiala zi zero, lumea a început să se strângă pe malul Mureșului ca
într-un furnicar. Porțile de acces erau de acum montate și funcționale, cozile la bilete la fel, iar
peninsularii cu rucsacurile-n spinare începeau să pună stăpânire pe zona destinată corturilor.
Începea a zecea ediție a celui mai important festival de muzică din România – Peninsula, care
anul trecut a primit și distincția de cel mai bun festival cultural din România. Asta spune multe
despre diferențele dintre Peninsula și celelalte festivaluri de muzică din țară, care suferă încă
la organizare și programe alternative. De 10 ani, la Tîrgu-Mureș, o echipă de management
maghiară, cu know-how importat de la Sziget, unul din cele mai mari festivaluri din Europa, a
arătat că se poate și altfel, se poate mai bine.
Ediția din acest...

...an a început sub semnul evident al austerității. După 2010 și 2011 în care la Penin-
sula trebuia să fugi de la o scenă la alta ca să prinzi toate concertele bune, anul acesta
și calitatea și cantitatea au scăzut. La scena mare, de pildă, în ultimele două zile au fost
programate doar câte trei concerte. La cortul pentru muzică alternativă și una din scenele
deschise, în prima zi nu a fost programat niciun concert. Așadar, era evident că austeritatea
a ajuns și la buzunarele organizatorilor Peninsula. La conferința de presă de deschidere,
directorul festivalului Bodor László recunoștea acest lucru spunând că bugetul de anul acesta
a fost doar de 700.000 de euro. Ca să vă faceți o imagine, în anii trecuți aproape ajunsese la
dublul celui de acum. Pe de altă parte, și prețul biletelor a fost coborât tot la jumătate față de
anul trecut.
Ziua întâi...

[2] ...a fost totuși una din cele mai bune prime zile din istoria Peninsulei. 17.000 de
oameni au fost înregistrați, ceea ce, pentru prima zi, reprezintă un record al evenimentului.
Motivul a fost un program bine închegat de rock la scena mare, unde s-au succedat Defender,
Zdob și Zdub, Republic, pentru ca la final să vină rândul unei trupe din rândul capetelor de
afiș: The Straits. Fără legendarul Mark Knopfler, trupa a arătat că nu e departe de ceea ce
reușea Dire Straits în vremurile bune și a reușit să adune mii de oameni. Tot în ziua întâi, dar
la scena Kiss Terrace, a mixat și Sister Bliss, care a început cu o oră întârziere, dar a venit cu
un DJ set Faithless, ușor comercial, dar care a prins foarte bine la public.
Ziua a doua...
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[3] ...a fost un gulyas muzical savuros, în care ingredientele au venit din cele mai
variate stiluri. De pildă, pe scena mare a urcat și rockerii autohtoni de la Vița de Vie, dar
și rapperul britanic Tinie Tempah. La fel, la a doua scenă ca mărime, Kiss Terrace, unde au
început nemții originari din Ucraina de la Rotfront, care au jonglat între reggae și ska, pentru ca
mai apoi seara să fie încheiată în cel mai pur dubstep englezesc livrat de DJ-ul și producătorul
Emalkay. Pe scena Ciuc Stage ceva mai multă lume s-a strâns la Travka, programați însă
devreme, așadar cu publicul rărit de caniculă și la unul din greii muzici blues din România,
Mike Godoroja, însoțit de trupa The Blue Spirit, cu care cântă de cele mai multe ori. La cortul
cu muzică electronică vineri a fost programat și concertul unui alt cap de afiș din acest an,
DJ-ul german Timo Maas.
Ziua a treia...

[4] ...a început la scena mare cu concertul Vama, care a reușit încă o dată să strângă public
numeros, în ciuda programării concertului relativ devreme. A fost doar o încălzire pentru
N.O.H.A. (Noise Of Human Art), o trupă care revine la Peninsula după primirea foarte caldă de
care s-a bucurat anul trecut. Plini de viață și cu o voce superbă a solistei, au reușit din nou un
concert bun. Finalul zilei i-a aparținut lui Ákos, unul din cei mai buni performeri maghiari de
muzică pop, care din 1993 încoace a reușit să scoată câteva zeci de albume de muzică. La
Kiss Terace, New Model Army au venit să țină o lecție de rock pur-sânge britanic de cea mai
bună calitate. Au început cu un public destul de restrâns pentru o formație care era anunțată
printre capetele de afiș și abia către final s-a mai umplut în fața scenei. În schimb, prestația
a fost impecabilă. Netsky a închis seara cu o sesiune de drum and bass plină de energie. La
cortul cu muzică electronică a fost nebunie de cel puțin două ori în acea noapte. Gojira și
Planet H au deschis seara într-un mod absolut remarcabil, umplând rapid cortul, pentru ca
la ora 1 să ajungă să vibreze din toate încheieturile, la propriu, la tradiționala prestație Șuie
Paparude. Formația reușește anual să ofere la Peninsula concerte memorabile, finalizate de
regulă cu 2-3 bisuri la care formația este chemată înapoi cu un tropăit sincronizat al publicului,
care creează o atmosferă realmente unică. La finalul zilei, „contorul” oficial al organizatorilor
indica 24.000 de vizitatori.
Ultima zi...

[5] ...a fost văduvită de anularea concertelor ATB și Josh Gallahan. Vestea a venit
încă de sâmbătă, fiind anunțată de organizatori, cu scuzele de rigoare și promisiunea de
returnare a banilor pentru cei care și-au achiziționat bilete de o zi, special pentru ATB. În
locul lor au fost aduși ceva mai puțin cunoscuții Myon &Shane 54. Tot în această ultimă zi au
concertat și unul din cele mai sonore nume de anul acesta, formația de black metal finlandeză
Children of Bodom, francezii de la Babylon Circus, trupa de progressive metal Subscribe, dar
și românii de la Shukar Collective, unul din cele mai proaspete proiecte muzicale, care aduce
muzica țigănească tradițională pe ritmuri electro.
Una peste alta, n-a fost una din cele mai bune ediții Peninsula de până acum, deși poate merita,
având în vedere că a fost cea cu numărul 10. A fost o ediție pusă sub semnul austerității,
care s-a văzut cel mai bine la numărul și calitatea trupelor invitate să concerteze. Pe de altă
parte, Peninsula încă își păstrează acea atmosferă care se pare că prinde foarte bine la public.
Potrivit cercetărilor sociologice făcute de organizatori, aproximativ 60 % din participanții de
acest an sunt persoane care au mai fost la Peninsula. Așadar, există un nucleu de public deja
fidelizat, care iată că a revenit la Peninsula în ciuda dificultăților din acest an.

Cătălin Hegheș
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1.8.52 Mii de elevi primesc a doua șansă (2012-08-27 11:30)

[1] La nivelul județului Mureș, mai mult de jumătate din absolvenții de clasa a 12-a, care au
susținut examenul de Bacalaureat, nu au reușit să promoveze în prima sesiune. La examenul
din 2012 s-au înscris 5.137 de elevi și s-au prezentat 4.899. Procentul de promovabilitate
în județul Mureș a fost de sub 50 % și „nu a existat nicio notă de 10”, ne-a declarat Raluca
Damian, purtătorul de cuvânt al Inspectoratului Școlar Județean Mureș.
Începând de azi, miile de elevi care nu au promovat examenul de bacalaureat mai primesc o
șansă, întrucât încep probele scrise, de altfel cele mai importante în promovarea examenului
„de maturitate”.
Pentru această sesiune s-au înscris 2.600 de elevi, dintre care 232 de elevi care şi-au promovat
examenul de corigenţă. Ca şi grad de dificultate şi nivel de supraveghere, sesiunea din august
a examenului de Bacalaureat este similară celei din luna iunie.
Cât despre vinovații gradului scăzut de „cultură”, părerile sunt împărțite, elevii susțin că
cei vinovați sunt profesorii pentru că nu s-au ocupat destul de ei, iar profesorii susțin că
vinovați sunt elevii pentru totala lipsă de interes în ceea ce privește școala: „Sunt absolventă
a Grupului Școlar „Emil Aurel Dandea” din Tîrgu-Mureș, zis și liceul de Chimie. La mine în
clasă au picat toți la matematică. Eu cred că vinovat este profesorul. Cum altfel se poate
să pice toți, chiar toți... Voi susține examenul la matematică pentru nota 5, iar pentru
a obține media 6 m-am înscris și la Limba și literatura română, nu prea m-am descurcat
cu Luceafărul și nici nu am știut exact la ce se referă viziunea despre lume a lui Mihai
Eminescu, sper că voi primi de data aceasta ceva mai ușor și voi lua notă mai mare. Am și
învățat mai mult”, ne-a declarat o elevă de la grupul Școlar Emil Aurel Dandea din Tîrgu-Mureș.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/cap-21.jpg

1.8.53 Se va prăbuşi „imperiul” lui Ţerbea!? (2012-08-27 11:39)

[1] Peste ani buni, Sorin Ţerbea ar putea deveni „studiu de caz” în cadrul universităţilor
de prestigiu la capitolul: „Cum s-a creat capitalul românesc privat în primii 20 de ani de
©2024 www.punctul.ro 1129

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/0001.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/23.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/25.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/9.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/18.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/cap-21.jpg


BlogBook 1.8. AUGUST

democraţie românească”. Orăşelul nostru l-a clasat în topul primilor cinci milionari în euro.
Interesant este că, imboldul a fost dat de o condamnare penală la doi ani de închisoare,
fiind salvat de executarea pedepsei prin graţiere în anul 1999. Rămâne de văzut dacă tot o
condamnare penală va ruina afacerile de milioane de euro construite strict din banii publici şi
cu sprijinul administraţiei centrale şi locale.
Ceea ce unii au auzit doar la televizor, s-a petrecut la Tîrgu-Mureș. O acțiune pe care nici
Nicolae Filimon nu ar fi gândit-o mai bine în al doilea volum al Ciocoilor ... Protagonistul: Sorin
Țrebea. Complicii: firme, instituții, personalități, sportivi ș.a.m.d. Intriga: o grațiere. Acțiunea:
țepele, șpaga, mita, minciuna, hoția. Scopul: banul. Deznodământul: DNA, ANI …
De ce-uri…

[2] Nu am înţeles multă vreme ce înseamnă sintagma „milionari de carton”. Şi de
ce, după ce ai încasat zeci de milioane de euro de la stat, nu deţii bani lichizi? De ce niciun
„căpuşar” al administraţiei locale sau judeţene nu are în cont 50 de milioane de euro?
Nu avem nici astăzi răspunsuri clare la aceste întrebări, în schimb putem analiza mult mai clar
şi mai în lumină afacerile dintre Ţerbea şi stat, capitalul şi bunurile acumulate. Iar pentru că
mass-media a pierdut enorm în ultimii ani din putere și credibilitate, nu avem alte pretenţii în
urma unei astfel de analize decât răspunsul la o simplă întrebare: Milionar de carton poate
însemna şi faptul că, un imperiu financiar (pe plan local, desigur) se poate destrăma pornind
de la un basorelief dat cadou?
Ciocoismul

În lumea capitalistă, Sorin Ţerbea poate fi considerat un personaj atipic, dar nu neapărat şi
în România. „Baronul local”, care a plecat din praf (din modesta localitate Victoria, judeţul
Braşov) şi a reuşit să ajungă una dintre cele mai influente persoane din viaţa „târgului” nostru
- ascensiunea fulminantă prin care a devenit unul din primii cinci milionari (în euro!!!) din
Tîrgu-Mureş s-a datorat unor abilităţi tipice vremurilor.
În perioada 1991-1998, Ţerbea (fost voleibalist de profesie) a înfiinţat mai multe firme
axate pe comerţul cu amănuntul în magazine nespecializate (Imexa SRL, Olimexa K SRL),
pe transporturile rutiere de mărfuri (Teposa International - iată un nume de societate care-l
caracterizează - Saturn Com Trans, Megamotors SRL – ultima utilizată în comerţul ilicit cu
autovehicule). Pentru trafic şi înmatriculare falsă de maşini, Ţerbea a fost condamnat de
instanţele mureşene la doi ani închisoare, însă a fost salvat de la executarea pedepsei de
fostul preşedinte Emil Constantinescu, care în 1999 l-a graţiat de executarea pedepsei, prin
decretul prezidenţial nr. 331.
„Momentul” detenţiei a fost unul decisiv, deoarece Ţerbea a hotărât că de acum încolo trebuie
să înceapă adevărata haiducie şi că poate să îşi demonstreze cu adevărat abilităţile de a
face bani. Astfel, acesta a înfiinţat firma de transport internaţional Georgia Group Spedition,
unde i-a angajat pe Simona Duminică – soţia SPP-istului Nicolae Duminică, fost bodyguard
al ex-ministrului Transporturilor Miron Mitrea şi alte rude ale celor de la Vamă, printre care
tatăl lui Tudor Tănăsescu, şef al Vămilor în acea perioadă. Aceasta a fost doar placa de bază
pentru mai multe „tunuri” imobiliare (vânzarea sediilor RAR Mureş sau a Vămii Tîrgu-Mureş)
contractele încheiate cu Primăria Tîrgu-Mureş, iar mai apoi „afacerea Manpel” şi dezvoltarea
imperiului său hotelier.
Afacerea Vama

În anul 2003, Ţerbea a intervenit atât la conducerea DRV Cluj, cât şi la Direcţia Gener-
ală a Vămilor (DGV) Bucureşti pentru a obţine mutarea sediului Biroului Vamal Tîrgu-Mureş
în spaţiile deţinute de firma Georgia Group Spedition, fapt ce i-a adus, pe lângă o chirie
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substanţială, protecţia lucrătorilor din sistemul vamal pentru operaţiunile de transport inter-
naţional şi comerţ exterior derulate de firmele sale.
Ulterior, Ţerbea l-a convins pe Tudor Tănăsescu, şeful Autorităţii Naţionale Vamale, ca Vama
Tîrgu-Mureş să îi plătească birourile din cei 1,5 milioane dolari ce erau alocaţi pentru con-
strucţia unui sediu nou pe strada Barajului din Tîrgu-Mureş. În demersul său Ţerbea a fost
ajutat şi de administrația locală, care a blocat iniţiativa vameşilor prin tergiversarea eliberării
autorizaţiilor de construcţie.
Afacerea RAR

[3] În 2005, cu concursul nemijlocit a lui Radian Tufă (la acea dată director general
al RAR Bucureşti, despre care se spune că la scurt timp de la încheierea „afacerii” circula cu
un Audi A6 pasat de Ţerbea) s-a convenit asupra vânzării-cumpărării sediului Registrului Auto
Român Tîrgu-Mureş (care era în proprietatea lui Sorin Ţerbea) la un preţ de vânzare de 19,9
miliarde lei vechi, cu mult peste valoarea de piaţă. Tot atunci se discuta şi de câteva zeci de
mii de euro şpagă, dar acest lucru nu s-a demonstrat nici în ziua de azi.
Pentru a creşte artificial valoarea de vânzare, Ţerbea a inclus imobilul şi terenul aferent staţiei
RAR într-un lanţ de vânzări-cumpărări între firmele pe care le deţinea, printre care Salubriserv
SA (la care era deja acţionar majoritar, prin intermediul SC Giordico Trans SRL Cristeşti) şi mai
târziu SC Georgia Group Spedition SRL Cristeşti.
Afacerea Salubriserv estimată la 10 milioane de euro

Se ştie că cele mai profitabile afaceri sunt cele de gunoi, plătite din bani publici (nu
degeaba, în Italia acest gen de afaceri este controlat 100 % de mafie). La sfatul lui Miron
Mitrea, Ţerbea a trecut la fapte și a preluat pachetul majoritar al societăţii de salubrizare din
Tîrgu-Mureş - Salubriserv SA (interpunând pe traseu şi firma Giordico Trans).
Preluarea propriu-zisă s-a realizat după o serie de „inginerii financiare” care au inclus majorări
de capital prin introducerea în gestiune a unor utilaje second-hand aduse de prin cimitirele
de maşini din Germania, la valori de inventar apropiate preţului unor maşini noi. Ulterior
Ţerbea a achiziţionat 25 % din acţiunile Salubriserv SA de la SIF Transilvania în urma unui
joc murdar: PAS (Asociaţia Salariaţilor Salubriserv SA) a depus o ofertă de achiziţionare a
pachetului de 25 % acţiuni Salubriserv SA cu mult înaintea intenţiilor lui Sorin Ţerbea, însă
directorul general al Salubriserv SA de la acea dată, Gheorghe Călianu, a retras oferta de
cumpărare a acţiunilor, moment în care Ţerbea a rămas singur în competiţie şi, evident, a
încheiat afacerea. Autovehiculele aduse de Georgia Group în această afacere au purtat iniţial
numere de înmatriculare germane, după care au avut numere roşii, provizorii. Sunt zvonuri că
inspecţiile RAR s-au făcut „din vârful pixului” (maşinile având peste 20 de ani şi nu îndeplineau
nici măcar condiţiile Euro 2), iar „epavele” lui Ţerbea au ieşit din garajele proprii după ce au
fost supuse unui proces de spoială (cârpite, revopsite, din piese combinate de pe mai multe
maşini şi dotate obligatoriu toate cu girofar).
Maşinile au circulat libere prin oraş cu acele numere (nefiind înmatriculate definitiv nu puteau
fi folosite întrucât licenţele se acordau doar după înmatriculare!) lucrând pentru Salubriserv
SA şi plătite din visteria Primăriei Tîrgu-Mureş.
Interesant este faptul că, administraţia locală, la câteva zile de la încheierea tranzacţiei dintre
Sorin Ţerbea şi SIF Transilvania, a majorat tarifele, practicate de Salubriserv până atunci, cu
260 %. A urmat atribuirea contractului de salubrizare pentru mai mulţi ani, mai exact 12, în
baza unui simulacru de licitaţie din 2007, unde conform condiţiilor din caietul de sarcini, din
cele 14 firme interesate a mai rămas la final doar Salubriserv SA.
După câteva hotărâri de Consiliu s-a ajuns brusc de la valori de 600 de milioane lei vechi/lună
la cinci miliarde în 2010 pentru ca în 2012 să atingă apogeul: 20 de miliarde, sume ce ar face
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să pălească de ruşine chiar şi un oraş de peste 500.000 de locuitori cum e Braşovul.
La asemenea afaceri (astăzi Salubriserv încasează cca 15 % din bugetul Primăriei) cum să mai
putem crede amărâtele declaraţii de avere ale edililor. Rugăm ANI să facă o verificare puţintel
mai temeinică.
Având în vedere că acest contract dintre Primărie şi Salubriserv e valabil încă şapte ani,
valoarea de vânzare a societăţii se ridică la cca 8 milioane de euro. Din anumite surse am
aflat că, Ţerbea, înainte de a fi reţinut în dosarul „luare de mită în scopul vicierii unor rezultate
sportive ale FC Municipal”, ar fi cerut pe Salubriserv 10 milioane de euro.
Afacerea Manpel

Iniţial, preluarea s-a motivat a fi realizată pentru revigorarea producţiei, dar în loc să
dezvolte o unitate de producţie ultramodernă pentru export, Ţerbea a dus fabrica la faliment.
Pe lângă oprirea producţiei, concedierile masive şi transferul de active către alte firme ale lui
Ţerbea, la preţuri derizorii, s-a ajuns la acumularea unei datorii imense la bugetul de stat, care
în 2012 însuma peste 120 de milioane lei noi (cifra aceasta credem că e cunoscută şi la DGFP
Mureş). Procesele cu foştii angajaţi Manpel, dar şi cu creditorii fostei fabrici (Ţerbea a vrut să
uite de preluarea pasivelor, concentrându-se doar pe activele societăţii), par să fie câştigate
de cei consideraţi înşelaţi. Cu toate că a fost extrem de bine consiliat în ceea ce priveşte
„ingineriile financiare” la Manpel şi trecerea societăţii prin mai multe firme care presupun
cumpărători de bună-credinţă, o hotărâre definitivă şi irevocabilă împotriva sa în acest caz ar
putea atrage urmărirea averii personale a omului de afaceri, care, dacă există, va fi executată
silit.
Hotelul President a fost construit din mai multe „Ţepoza”, nefiind plătite majoritatea soci-
etăţilor care au muncit pe-acolo. Şi din câte am înţeles, unele contracte neonorate au provocat
suicid.
La ora actuală, din nunţi, botezuri, expoziţii, chefuri, baluri ale pensionarilor etc. se fac bani
frumoşi. Nedeclaraţi!
Bani publici şi prin sport

[4] Din punctul de vedere al sportului, Țerbea a început cu echipa de volei masculin
CS Torpi, finanţată tot din bugetul local. A desfiinţat-o la scurt timp din cauza rezultatelor
slabe înregistrate de echipă. Dar asta nu l-a împiedicat să avanseze la un alt nivel, preluând
în 2009 echipa de futsal, City’us Tîrgu- Mureş. Statutul de preşedinte al clubului de fotbal
în sală şi spiritul de orientare caracteristic i-a permis lui Sorin Ţerbea ca în doar un an să
acceadă în funcţia de preşedinte al Federaţiei Române de Futsal şi implicit în cea de membru
în Comitetul Executiv al Federaţiei Române de Fotbal. În paralel, FC Municipal a cumpărat
un loc în liga secundă de la Sînnicolau. Evident, a urmat promovarea în Liga I, pe baza unor
licenţe şi derogări obţinute cu girul „prietenilor” din FRF, având şi Ţerbea un oareşce rol.
Treburile au mers strună o vreme, FC Municipal reuşind, cu banii vărsaţi de Primărie, să îşi
păstreze locul în Liga I, iar City’us Tîrgu-Mureş să devină campioana României mai mulţi ani la
rând.
Conform intenţiilor lui Dorin Florea şi Claudiu Maior, transferul FC Municipal urma să se facă
către un management privat, cel mai potrivit pentru această sarcină fiind chiar Sorin Ţerbea,
care ar fi fost beneficiarul tuturor investiţiilor realizate în infrastructura clubului (stadion,
centru de pregătire, jucători).
Buturuga mică...

În septembrie 2011, lovitura DNA a căzut ca un trăsnet peste club, primari, preşedinţi,
arbitri şi investitori, când Sorin Ţerbea a fost arestat şi învinuit alături de Vasile Avram –
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preşedintele Comisiei Centrale a Arbitrilor la acea dată, pentru dare şi luare de mită în scopul
vicierii unor rezultate sportive ale FC Municipal.
Potrivit Ordonanţei de punere în mişcare a acţiunii penale, întocmită de procurori la 21 mai
2011, în condiţiile exercitării atribuţiilor de serviciu ca supervizor la meciul de fotbal F.C.M.
Tîrgu-Mureş – Universitatea Cluj din cadrul etapei a 34-a a Ligii I de fotbal, Vasile Avram a primit
de la Ţerbea Sorin prin doi intermediari, suma de 19.000 de euro, în scopul delegării unor
arbitri agreaţi de echipa de fotbal din Tîrgu-Mureş, la jocurile ediţiei de campionat 2011-2012.
În aceeaşi împrejurare şi în acelaşi scop, Vasile Avram a beneficiat de transport gratuit cu
elicopterul personal al lui Ţerbea pe ruta Bucureşti-Tîrgu-Mureş şi retur.
Edilii locali au intervenit în forţă pentru a-şi disocia imaginea de inculpat şi au transmis rapid
un comunicat în care au făcut uitată toată prietenia ce îi lega: „Domnul Sorin Ţerbea nu are
nici o calitate oficială în cadrul clubului Fotbal Club Municipal Tîrgu- Mureş, respectiv nu a fost
şi nu este nici acţionar, nici membru al Consiliului de administraţie şi nici reprezentant oficial”,
însă au uitat să mai spună că el plătea o parte din salariile jucătorilor şi îi caza la Hotelul
President.
Povestea fotbalistică a avut un deznodământ nefericit: Ţerbea a trebuit să stea două luni în
arest, iar FC Municipal a retrogradat în Liga a II-a.
În concluzie...

Potrivit unor angajaţi din Primărie, DNA a ridicat toate documentele referitoare la relaţi-
ile financiare dintre Primărie şi Salubriserv, respectiv echipa de fotbal. Dacă din actele oficiale
verificate de DNA se mai naşte un dosărel, două, trei şi Ţerbea va avea de înfruntat un calvar
tot din partea statului, doar că de data aceasta este vorba de alte instituţii, oare câte din
„cartoanele” din poza de pe prima pagină se prăbuşesc?

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/montaj-cap.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/sorin-terbea-2.jpg
3. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/rar-2.jpg
4. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/torpi.jpg

Dreamer (2013-07-31 17:03:38)
Un articol excelent pe care il mai completez cu cateva informatii: 1. Multi dintre soferii de la Georgia
Group nu si-au vazut niciodata salariile pentru munca prestata. Unul dintre ei, care a indraznit sa
mearga la sediul firmei sa isi ceara cei peste 7000 de marci germane, bani munciti cu nenumarate
transporturi externe, a fost "linistit" prin intimidarea de catre cativa baieti echipati cu bate de baseball
(oameni "sportivi" ai lui Terbea, doar baseball-ul este mai nou sport national pe la noi) 2. Angajatilor
SALUBRISERV li s-au modificat contractele de munca fara stirea lor, de la 8 ore la 6 ore pe zi, dar
fiind pusi sa munceasca in continuare 9-10 ore pe zi. Pe langa faptul ca s-a facut evaziune la greu
in ceea ce priveste plata contributiilor sociale dupa salariati, oamenii isi cerseau salariile, dupa ce
de nenumarate ori nu si-au primit leafa 2-3 luni la rand. 3. Terbea pe acte isi scotea in fiecare an
firmele in pierdere, impozite nu platea, insa averea ii crestea substantial de la an la an. Si indiferent
ce curs politic era la guvernare, el era omul care era in relatii bune cu toti. Vorba vine, banii nu au
culoare politica. 4. Daca se face o verificare la ITM, va reiesi ca angajatii lui Terbea sunt platiti cu
niste salarii mizerabile, inclusiv fortele de conducere fiind platite cu salariul minim pe economie (iar
restul se platea la negru). Pentru ca era unul dintre cei mai temuti mafioti din Romania, talentat in a
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rezolva treburile murdare in modul cel mai discret, oamenilor le era teama pan acum sa vorbeasca.
Si pe buna dreptate. De cate ori mergea un angajat Salubriserv la ITM sa faca o sesizare, Terbea era
sunat de sefii ITM inainte ca omul sa fi iesit pe poarta institutiei. Sper, ca in sfarsit vor avea ceilalti
curajul sa isi spuna povestea. Sa se afle, cine a fost acest imbecil, dar cu atat mai mult sa se afle, cine
erau cei din spatele lui. Politicieni, sefi de institutii de stat, magistrati etc. Sunt multi. Iar caracatita
va ramane in viata, doar un brat i-a fost retezat. In rest, a murit un om. Dumnzeu sa-l ierte (si sunt
destule pentru care va avea nevoie de iertarea Celui De Sus). Poate isi vor da seama si altii, ca din tot
ceea ce ai cumulat cu atata lacomie, nu iei nimic cu tine in mormant.

Petru Mironescu (2013-08-07 15:02:28)
Da intradevar unul din cele mai mari gunoie de dupa Revolutie. S-e instalat in Orasul Tg-Mures ca
ginerele Colonelului de Securitate Pora, ulterior Generalul Pora Seful Securitatii Zalau. Si-a atasat
langa el pe MARICEL VINTELER un vacar in adevaratul sens al cuvantului. Si ca toti amaratii si fomistii
de pe campie i-a fost devotat pana la moarte. Si eu am fost una din victimile lui si a lui Maricel Vinteler.
Sincer, i-mi pare foarte rau ca a crapat, mi-ar fi placut sa fie victima razbunarii mele. Aveam de gand
sa-i inpusc cu alicii in genunchi pe amandoi libidinosii si pe COSTIN LAURIAN alta jigodie... Poate se
v-a bucura Cristina si Georgiana de acum incolo...

coco (2013-09-09 14:29:38)
Bine ca acum firma a fost cumparata de bucuresteni. Cred ca emilia morar este acum linistita si
ocrotita de cei doi noi patroni,asa cum si-a dorit dl. Terbea.

Prommo George Varre (2013-07-29 18:56:40)
Tocmai s-a prabusit elicopterul lui Terbea. La Taureni, Mures. Si am cautat repede pe gugal si am gasit
acest articol... Interesant articol... Predictiv oarecum... Dupa elicopter urmeaza si "imperiul"? Mai
mult ca sigur...

Szabo Janos Nimrod (2013-08-01 15:16:24)
Dz-eu nu bate cu bita ...

1.9 September

1.9.1 Zile cu distincții și distracții (2012-09-02 20:32)

Centrul municipiului a fost arhiplin în perioada 24-26 august, când s-au desfășurat Zilele
municipiului Târnăveni. Ziua de 24 a debutat cu parada ansamblurilor populare locale, a fan-
farei Armonia şi a oficialităţilor locale. După defilarea prin centru reprezentanţii administraţiei
locale şi judeţene au urcat pe scena Festivalului. Tot în această zi au concertat Ciprian Istrate,
Autograph, Icar, Florin Busuioc Junior, Diana Lucácks, iar la final Connect R. Seara s-a încheiat
cu Dj Big.

Programul zilei de sâmbătă a demarat cu parada maşinilor de urgenţă, urmată de o demon-
straţie de arte marţiale, iar apoi de Street-dance. Pe scena festivalului, primarul Sorin
Megheșan a decernat premiile „Urbis Juventutis – 10 de 10” celor mai merituoşi elevi de la
licee. Programul a continuat cu concursul Miss Tîrnăveni, cea mai frumoasă concurentă fiind
desemnată Andrea Szekely. Seara s-a încheiat cu un concert Dj Project, foc de artificii şi Dj
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Raoul din Tîrnăveni.

Duminica a fost dedicată muzicii populare, alături de ansamblul Junii Târnavei urcând pe scenă
mai multe ansambluri folclorice din zonă în cadrul celei de-a patra ediţii a festivalului Cânt şi
Joc de pe Târnave. Au mai cântat Marinela Babă şi Mariana Anghel, iar seara s-a încheiat cu
concertul trupei Vunk.

Cu prilejul Zilelor municipiului Tîrnăveni, Primăria a organizat mai multe competiţii sportive
menite a-i pune în mişcare pe localnici. Sub sloganul „Târnăveniul se mişcă” au fost organizate
un campionat de minifotbal pentru copii, crosul Târnăveniului, campionat de volei şi table,
concurs de cros și de ciclism.

Lista câştigătorilor este următoarea:

Crosul Tîrnăveniului
Loc 1. Narcis Dumitru Curean
Loc 2. Ștefan Keszeg
Loc 3. Bogdan Mărginean

Concurs de role
Grupa I – mică
Loc 1. Dalia Bruslea
Loc 2. Barabás Örs
Loc 3. Dalia Sîncu
Grupa II – mijlocie
Loc 1. Flavia Moldovan
Loc 2. Ioana Maria Potor
Loc 3. Izabela Denes
Grupa III – Mare
Loc 1. Nágy Bety
Loc 2. Raluca Coman
Loc 3. Denisa Andreea Potor
Grupa IV – Băieți
Loc 1. Antonio Lucian Istrate
Loc 2. Barabas Botond
Loc 3. Marius Hermenean

Campionatul de table
Loc 1. Cioca Alin
Loc 2. Codorean Adrian
Loc 3. Ciurca Septimiu Cosmin

Campionatul de volei
Loc 1 – Clubul Sportiv Școlar Tîrnăveni – compus din: Iulia Petra Cimpoca, Hunyadi Mihaela
Ştefania, Larisa Popa, Cristina Răzoare
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Campionatul de fotbal
Categoria 8-10 ani: Șoimii Tîrnăveni – antrenor prof. Ioan Vunvulea
Categoria 11-12 ani: Șoimii Tîrnăveni –antrenor Vasile Vitan
Categoria 13-14 ani: Șoimii Tîrnăveni – antrenor Szeip Petru
Categoria 14-16 ani: Spartanii cart. Viitorului Tîrnăveni

Tur de ciclism

Loc 1. Alin Moldovan
Loc 2. Călin Muntean
Loc 3. Cioca Vasile

Pe parcursul celor 3 zile de sărbătoare au fost acordate mai multe…

… distincţii şi diplome

Titlul „Cetățean de onoare: Preot Partenie Pop, Distincții „URBIS DIGNITAS” – veterani de
război (ca semn de preţuire pentru curajul, demnitatea şi sacrificiul puse în slujba ţării şi a
municipiului Târnăveni), Iuliu Dulău, Octavian Orza; „Urbis Juventutis – 10 DE 10” (ca semn de
preţuire pentru rezultatele deosebite la învăţătură şi implicare în activităţile extracurriculare):
Gabriel Baciu, Barmou Asmaa, Iuliana Cristina Blaş, Iulia Ştefana Chirilă, Denis Florea, Claudiu
Hâncu, Florin Oanţă, Alexandru Raţ, Raul Rus, Larisa Maria Stoica, Mircea Şuşcă, Szekely
Varga, Gyopár Maria, Anda Corina Tilea.

Ansambluri Folclorice: Diplome de onoare (pentru participarea la Festivalul de folclor pentru
copii “Cânt şi joc de pe Târnavă”, ediţia a IV-a): Ansamblul folcloric „HORA” Ungheni –
instructor Ilie Dinu Ilieş, Ansamblul folcloric “IERNUŢEANA” Iernut – instructor Bolog Nicolae,
Ansamblul folcloric “KOKENES” Târnăveni – instructor Gogy Zoltán, Ansamblul folcloric „DOR
DE PE TÂRNAVĂ” Cetatea de Baltă – instructor Ştefan Chiorean, Ansamblul folcloric „PALIURI
ARDELENE” Sighişoara – instructor Cătălin Rujoi, coregraf ms. Titi Boantă, Ansamblul folcloric
„DOINA” Albeşti – instructor Vlad Daniela, coordonator Laurenţiu Stan, Ansamblul folcloric
“CUNUNA” Agnita – instructor Sârbu Ioan, Ansamblul folcloric “TÂRNAVA” Vânători – instructor
Todoran Ioan, Ansamblul folcloric „PURTATA” Mediaş – instructor Gheorghe Neagu, Ansamblul
folcloric “ROMÂNAŞUL” – instructor Zaharie Stroian, Ansamblul folcloric “ZESTREA” Târgu
Mureş – instructor Silviu Cârciu, Ansamblul folcloric „JUNII TÂRNAVEI” Târnăveni – instructor
Trîmbiţaş Vasile.

Atelierul de Artă plastică „A96”, diplome de merit pentru merite deosebite în activitatea
artistică în domeniul artelor plastice şi emanciparea municipiului Târnăveni: Sonia Beian,
Denisa Bumbaş,Denisa Ciuchină, Natalia Ciuchină, Vlăduţ Ciuchină, Iulia Poltean, Andrei
Porkolab, Victor Surugiu, Horaţiu Tușinean
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Distincții „URBIS DIGNITAS” - ca semn de preţuire pentru performanţă în management şi
implicare în dezvoltarea comunităţii locale din Târnăveni:

Cristian Alin Mărginean, E. Ruk Gherhard, Török Zoltán, Petru Coman. Toate manifestările de la
Zilele Târnăveniului au fost transmise în direct pe internet de portalul Tirnaveni.ro şi de postul
de radio local Poliglot FM.

Mircea Barbu

1.9.2 CL la-mpărțit de bani (2012-09-02 20:35)

Cei 19 aleși ai reghinenilor s-au întâlnit joi, 30 august, în ședința ordinară a Consiliului
Local Municipal. Deşi se prefigura o întâlnire lungă, datorită ordinii de zi care a inclus 20 de
puncte, consilierii au fost eficienţi şi au reuşit să le parcurgă în mai puţin de două ore.

Au avut de dezbătut şi de votat, printre altele, proiecte de hotărâre referitoare la alocarea

unor sume de bani în vederea participării municipiului Reghin la diferite evenimente culturale

şi sportive.

Octombrie cu festival

A fost aprobată suma de 15.000 de lei pentru Festivalul multicultural internaţional ARS MARIS,
ediţia a şasea, care se va desfăşura la Reghin în perioada 4-9 octombrie. Alţi 7.500 de lei s-au
alocat pentru susţinerea participării clubului sportiv Master Karate – Do Reghin la Campionatul
European de Karate-Shotokan din Rusia, care se va desfășura în perioada 04-08 octombrie. A
fost votată apoi şi suma de 10.000 de lei , bani destinaţi susţinerii activităţii Asociaţiei Fanfara
municipiului Reghin (în vederea realizării activităţilor culturale şi sportive din oraş).

Printre hotărârile aflate pe ordinea de zi au fost şi cele care prevăd alocarea banilor nece-

sari participării municipiului Reghin la organizarea Festivalurilor „Valea Mureşului” și „Valea

Gurghiului”, în total este vorba despre 40 de mii de lei, 15 000 pentru Valea Mureşului și restul

pentru Valea Regilor.
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Modernizarea străzilor şi delegaţii

Şedința a prilejuit luarea în discuţie a indicatorilor tehnico-economici pentru modernizarea
unor străzi din oraş, aprobarea unor deplasări ce se vor desfășura în perioada următoare
în localitatea Erd din Ungaria ( vor pleca în această delegaţie câţiva consilieri şi funcţionari
publici) şi la Körösladány –Ungaria (deplasare care va fi făcută de reprezentanţii Grădiniței cu
Program Prelungit nr.4).

Printre cele 20 de puncte de pe ordinea de zi s-a aflat și cel referitor la încheierea unei convenţii
de parteneriat între Consiliul Local al municipiului Reghin şi Inspectoratul pentru Situaţii de
Urgenta „Horea” Tîrgu-Mureş precum şi proiectul de Hotărâre privind aprobarea modificării şi
completării Regulamentului de organizare şi funcţionare a Clubului Sportiv Municipal „Avântul”
Reghin.

Emeșe Ardelean

1.9.3 Bugetul sărăciei (2012-09-02 20:38)

După şedinţa de constituire din luna iunie şi una mai uşoară în luna iulie, şedinţa ordinară

a Consiliului Local Iernut din luna august a cuprins un număr de 28 de proiecte de hotărâre pe

Ordinea de zi. Problematica foarte diversă, din cel puţin 13 domenii de activitate, a solicitat

din plin atenţia celor 11 consilieri prezenţi din totalul de 15 într-o şedinţă condusă cu mână

sigură, ca de obicei de consilierul Constantin Pantea şi supervizată de viceprimarul Rareş

Bircea.

Problemele sociale în prim plan

Ne-am obişnuit ca în ultimii ani, la Iernut să fie luate în discuţie nenumăratele, dificilele şi
tristele cazuri sociale care trebuie rezolvate pentru semenii noştri ajunşi în cazuri limită. Din
cauza lor, din cauza societăţii şi a vremurilor pe care le traversăm, aproape că nici nu mai
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contează cauza, ori cauzele pentru care aceştia solicită scutiri de la plata taxelor şi impozitelor
locale ori solicită un sprijin financiar. Au fost de această dată opt asemenea solicitări pentru:
racordarea unei gospodării la reţeaua de apă potabilă; plata diferenţei la cotizaţia lunară
necesară pentru internarea unui soţ în cadrul Unităţii Medico – Sociale Iernut; racordarea
la reţeaua de energie electrică; suportarea cheltuielilor de înmormântare pentru o soţie
decedată.

În condiţiile în care bugetul local este insuficient pentru nevoile reale ale oraşului încă din anul

2008, consilierii locali au aprobat proiectele de hotărâre şi în funcţie de culoarea politică pe

care o reprezintă. „Am vrea să facem mai mult pentru defavorizaţii acestei perioade, dar nu

putem”, spune viceprimarul Rareş Bircea.

Tai puţin de aici şi cârpesc acolo

Un buget al sărăciei. Aşa poate fi caracterizat un buget pe care se bazează activitatea unei
comunităţi urbane. Zamfira Ţiţiu, şefa Serviciului Buget – Finanţe din cadrul Primăriei Iernut a
prezentat în amănunt construcţia rectificării bugetului local în care a trebuit să împartă bani
puţini la nevoi multe şi presante după formula „tai puţin de aici şi de aici, şi adaug, adică mai
cârpesc ceva, acolo”.

Sigur, până la urmă, calculele au ieşit şi oamenii sunt relativ mulţumiţi. Dacă nu, la rectificarea

următoare se va mai corecta pe ici, pe colo câte ceva.

Morţii să mai aştepte

Din cauza insuficientelor resurse financiare a fost amânată şi solicitarea Parohiei Reformate
Iernut pentru obţinerea unui sprijin financiar în vederea construirii unei case mortuare. Că
banii nu sunt în acest trimestru şi că solicitarea va putea fi rezolvată în trimestrul IV este clar
şi de înţeles, dar mai greu de priceput este votul consilierilor. Nouă au fost pentru amânare,
unul a votat împotrivă şi altul s-a abţinut. Fiecare votează cum crede, dar, totuşi.....

Şi, dacă a venit vorba de vot, la şedinţa din luna august am constatat că USL, prin consilierii
săi locali, sunt contracaraţi de o alianţă, declarată sau nu, formată din PNG, PD-L şi Partidul
lui Dan Diaconescu. Interesantă este poziţia PNG, care în legislatura trecută a fost alături
de primarul Ioan Nicoară, acum prin vocea fostei viceprimar Simona Turcu a trecut în barca
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opoziţiei. Deocamdată, echilibrul este fragil: 8-7 în favoarea USL plus UDMR.

Ioan A. Borgovan

Szentgyorgyi Alexandru (2012-11-09 08:29:49)
Felicitari Primariei Oras Iernut ! S-a infrumusetat centrul orasului, strazile sant curate, bine intret-
inute,vara este o placere sa te plimbi prin parc! Gospodarii buni se descurca si cu bani putini! Sa
speram de mai bine la anul !

1.9.4 Zeci de noi locuri de muncă (2012-09-02 20:42)

Consiliul Municipal [1]Sighișoara a dat un acord de principiu firmei SEFAR pentru a
demara procedurile de achiziționare a unui teren din vecinătate în vederea unei noi in-
vestiții. În fapt, lângă locația SEFAR din cartierul Bărăgan, o firmă parteneră a concesionat
un teren de peste 20.000 mp de la Primăria Sighișoara și folosește doar aproximativ 5.000 mp.

SEFAR a negociat deja preluarea terenului nefolosit pentru a declanșa o nouă investiție de
aproximativ 15 milioane de euro. Este vorba de o nouă hală de producție de peste 14.000 de
mp, ce urmează să furnizeze sighișorenilor peste 100 de noi locuri de muncă. Având în vedere
graba cu care s-a solicitat acordul de principiu al CL Sighișoara, se poate lua în calcul faptul
că în luna curentă – septembrie - va începe construcția noii hale urmând ca pe parcursul iernii
această să fie dotată și utilată.

Tot în CL Sighișoara s-a discutat și despre problema apei din Hetiur. Titu Pavel reprezentantul
comunității din Hetiur a cerut explicit curățarea fântânilor „din vale” singurele care mai ali-
mentează cu apă comunitatea. Aceste puțuri sunt publice, ale Primăriei, și nu sunt întreținute
corespunzător. S-a dovedit din nou cu această secetă că fântânile „din deal” seacă și practic
o mare parte din comunitatea hetiureană depinde de cele câteva puțuri din vale.

Pavel a mai adus în atenția consilierilor problemele legate de pășuni care nu sunt bine

delimitate și nici bine întreținute, nu s-au forat puțuri pentru adăparea animalelor, nu s-au

aranjat drumurile de acces, dar se încasează banii pentru administrarea pășunilor.

Toamna festivalurilor
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Deși vara a trecut, în Sighișoara activitatea și zumzăiala turistică se extinde și pe perioada
toamnei. Urmează un festival al fanfarelor și un festival de muzică organizat în parteneriat cu
o asociație culturală. Cele două evenimente nu mai au amploarea marelui festival medieval,
dar sunt binevenite pentru cel mai important obiectiv turistic al județului Mureș.

Istrate Manu

1. http://punctul.ro/tag/sighisoara/

1.9.5 Haita preia trofeul și caută amicale (2012-09-02 20:49)

Trofeul pus în joc la Cupa Mureș a fost câștigat de BC Mureș, după ce echipa învins și în
cea de-a treia partidă, de această dată în compania echipei CSM București: BC Mureș – CSM
București 86:80 (19:25, 26:17, 16:20, 25:18). Coşul de trei puncte marcat de căpitanul Liviu
Dumitru, în ultimul minut, a distanţat echipa la patru puncte şi a clarificat numele câştigătoarei.

Pentru BC Mureș au punctat Liviu Dumitru 18 (3), Cuic 17, Ciric 16 (3), Balaban 14, Ceskovic
11, Peciukas 9, Jakab 1, Baczó, Tudosă. Marcatorii bucureştenilor au fost Martinic 20 (1), Sir
14 (2), Bosnjak 13 (3), Gallimore 13 (1), Sánta 8, Kandic 5, Urucatu 3 (1) şi Căruțașu 2.

Pentru locurile 2-4 departajarea s-a făcut la punctaveraj în rezultatele directe, astfel clasamen-
tul final arată astfel: 1. BC Mureș. 2. CSM Oradea. 3. CSM București. 4. CSU Sibiu.

În programul de pregătire a echipei au intervenit câteva modificări. Astfel, dubla cu BC
Perla Harghitei Miercurea Ciuc s-a redus la o singură partidă, care se va disputa în data de 8
septembrie, sâmbătă, în Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureș. În schimb, în 7 septembrie, vineri,
BC Mureș se va deplasa la Mediaș, pentru un amical cu echipa Gaz Metan din localitate.
De asemenea, turneul programat în Ungaria, peste două săptămâni, se anulează din vina
organizatorilor. În zilele respective clubul caută soluții de a mai disputa câteva amicale.

Cristina Vancea

1.9.6 Bordurile şi lipsa autostrăzilor (2012-09-02 20:52)

Am avut o discuţie – dispută pe Facebook despre deja celebrele borduri de pe Drumul
Naţional 15 Tîrgu-Mureş – Reghin. Amicul meu de discuţie îmi spunea că soluţia tehnică ar fi
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în regulă, că e normal ca bordurile să fie amplasate astfel în localităţi deoarece vorbim despre
o şosea internă, intra-rurală, care ar respecta standardele de afară în materie de construcţie
de drumuri. Unul dintre argumente ar fi că şoseaua dintr-o localitate nu are de ce să aibă
acostament ca să oprească fiecare unde are chef şi că în localitate nu se circulă cu viteză. Şi
că, de fapt, problema e alta: lipsa autostrăzilor care ne determină să vedem acel tronson de
şosea mai negru decât este.

Totuşi, dincolo de această discuţie amicală, mie nu îmi ies din minte câteva lucruri. Unul ar
fi că o instituţie de stat, Compania Naţională de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale din România,
condusă de către unul plătit inclusiv din banii mei, a tratat cu dispreţ sesizările venite de la
prefectul judeţului Mureş şi de la preşedintele Consiliului Judeţean Mureş.

A fost nevoie de atenţionarea premierului pentru ca un bugetar de la vârful Transporturilor să
se ocupe de această problemă. Nu să o rezolve pentru că aceasta nu e nici acum pe deplin
soluţionată. Dacă în locul lui Frătean sau Dobre era un şofer, oare în cât timp i se răspundea?
Dacă i se răspundea vreodată.

În al doilea rând, aş remarca că execuţia autostrăzii Borş-Braşov, cu vreo 350 de km, a fost
contractată undeva în anul 2003. Suntem în 2012, iar constructorul nu poate să raporteze nici
măcar 100 de km realizaţi. Iar termenul de finalizare e undeva în 2014.

În al treilea rând nu aş vrea să uit de mult-vehiculata Iaşi – Tîrgu-Mureş care are deja certificat
de urbanism în judeţul Mureş. Curiozitatea mea este însă în ce an vor începe lucrările şi dacă
voi fi sau nu la pensie când vor fi finalizate.

Legând toate cele scrise mai sus nu îmi rămâne decât să apreciez că nu ar strica să milităm
pentru construcţia de autostrăzi. Întrebarea mea este dacă ne aude cineva, în afara campani-
ilor electorale? Retorica întrebării mă obligă să dau un răspuns scurt: Nu! Iar în aceste condiţii,
cu toate că soluţia tehnică e, poate, potrivită pentru localităţile pe care le traversează, marşez
în continuare pe scoaterea bordurilor, iar cine le-a aprobat să le plătească.

Ligia Voro

1.9.7 Autostrada spre Iaşi are certificat de urbanism (2012-09-02 20:55)

Preşedintele Consiliul Judeţean Mureş, domnul Ciprian Dobre, a emis Certificatul de urban-
ism nr. 175/07.08.2012 pentru „Construirea Autostrăzii Tîrgu Mureş – Ditrău în traversarea
judeţului Mureş - faza studiu de fezabilitate”. Autostrada Tîrgu Mureş – Ditrău – Iaşi se
încadrează în Planul de Amenajare a Teritoriului Naţional - Secţiunea Căi de Comunicaţii,
aprobat prin Legea nr.71/1995. Totodată, traseul viitoarei autostrăzi a fost cuprins şi în Planul
de Amenajare a Teritoriului Judeţului Mureş, care a fost aprobat prin HCJ nr. 74/ 31.05.2012,
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plan avizat şi de Ministerul Transporturilor.

Pe termen mediu şi lung, Autostrada Tîrgu-Mureş – Ditrău – Iaşi va facilita traficul internaţional
de tranzit care se va desfăşura între coridoarele PAN Europene IV şi IX, aceasta urmând
să realizeze o legătură rapidă şi sigură între Autostrada Transilvania A3 (Braşov – Borş) şi
coridorul IX PAN European (Bucureşti – Focşani – Albiţa), înlesnind traficul auto pe direcţia
est-vest, între Transilvania şi Moldova.

Pe teritoriul judeţului Mureş, viitoarea autostradă va fi prevăzută cu 3 noduri rutiere (Tîrgu-
Mureş, Acăţari, Sovata), 1 nod de perspectivă (Miercurea Nirajului), 2 tuneluri, 20 de poduri
peste ape, 13 pasaje de drumuri peste autostradă, 10 viaducte şi 1 pasaj peste cale ferată.
Totodată, în cadrul proiectului sunt prevăzute parcări de scurtă durată şi spaţii pentru servicii
de tip S1 şi S3.

Oraşele şi comunele din judeţul Mureş care vor fi străbătute de viitoarea autostradă sunt
următoarele: Miercurea Nirajului, Sovata, Gheorghe Doja, Crăciuneşti, Acăţari, Păsăreni,
Găleşti, Măgherani, Sărăţeni, Chibed şi Bereni. Primarii acestor localităţi au semnat avize
condiţionate în acest sens, avize care sunt anexate certificatului de urbanism emis de Preşed-
intele Consiliului Judeţean Mureş.

Conform prevederilor art.43 din Legea nr.50/1991privind autorizarea executării lucrărilor de
construcţii, republicată, autorizarea executării lucrărilor de construcţii aferente infrastructurii
de transport rutier de interes naţional se face de către Ministerul Transporturilor şi Infrastruc-
turii.

Biroul de presă al CJ Mureş

1.9.8 DN 15 fără borduri (2012-09-02 20:58)

După două luni de opintiri, indolenţă administrativă centrală, intervenţii la premierul Victor
Ponta, autorităţile judeţene din Mureş au strigat „am învins!” în problema soluţiei tehnice de
pe Drumul Naţional 15 Tîrgu-Mureş – Reghin.

Vestea bună a venit într-o zi de marţi. Printr-un comunicat, preşedintele Consiliului Judeţean
Mureş, Ciprian Dobre, anunţa că reprezentanţii Ministerului Transporturilor şi Infrastructurii au
cedat presiunilor locale. „Domnul Ciprian Dobre a fost informat de către reprezentanţii CNADR
că se va renunţa la bordurile înalte care mărginesc carosabilul prevăzute în proiectul în baza
căruia se execută Reabilitarea drumului naţional DN15 Tîrgu Mureş-Reghin. Acest tronson va
fi reabilitat după modelul celui cuprins între localităţile Reghin şi Topliţa, asigurându-se astfel
lărgirea părţii carosabile şi implicit, circulaţia în condiţii de siguranţă”.
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După două zile, aceeaşi veste bună a fost reiterată şi de către prefectul Alexandru Petru Frătean
care nu a ezitat să critice CNADNR şi Ministerul Transporturilor pentru prelungita nepăsare în
a răspunde unor sesizări oficiale. „A fost o perioadă de tăcere din partea acestor instituţii.
În consecinţă, în data de 20 iulie, am avut o întâlnire cu premierul Victor Ponta căruia i-am
înmânat alături de alte probleme ale judeţului Mureş şi o notă cu privire la această problemă.
Din acel moment, lucrurile au început să se mişte…”, a precizat prefectul. Mai mult chiar, tot
săptămâna trecută, acelaşi consiliu a găsit o soluţie şi pentru sărătura de la Brâncoveneşti
– şoferii care trec prin zona respectivă ştiu precis de carosabilul vălurit de ani buni de pe şosea.

„Consiliul tehnico-economic al CNADNR a reanalizat problema porţiunii nefinalizate de pe DN
15 Reghin – Topliţa, în zona comunei Brâncoveneşti, şi în urma aceleiaşi intervenţii a luat
decizia de a schimba soluţia tehnică şi a da drumul lucrărilor de finalizare a acestui tronson –
luna viitoare cel târziu”, a declarat Frătean.

Cine va suporta indolenţa şi încăpăţânarea conducerii CNADNR de a continua lucrările pee
baza acelui minunat proiect tehnic cu borduri înalte nu am reuşit să aflăm. Interpelat în
şedinţa de CJ, preşedintele Dobre a afirmat că nu e un drum ce intră în atribuţiile sale.

La fel, nici prefectul Alexandru Petru Frătean nu s-a avântat pe acest teren nisipos, preferând
un răspuns diplomatic. „Mi-aş dori ca, dacă există costuri suplimentare, pentru că încă nu
putem afirma cu certitudine, să nu fie suportate din taxele şi impozitele cetăţenilor şi să se
găsească o soluţie ca în cadrul proiectului şi a sumelor aprobate pentru acest proiect să se
rezolve această problemă. Voi cere clarificări în această privinţă”, a afirmat acesta. Prefectul
a mai subliniat că speră ca lucrările să nu fie întârziate din această cauză.

Săptămânalul Punctul îi solicită, în mod public, ministrului Transporturilor şi Infrastructurii,
Ovidiu Silaghi, răspunsuri la următoarele întrebări: Va fi tras cineva la răspundere?, Cine va
răspunde?, Cine va suporta costul scoaterii bordurilor?

Ligia Voro

1.9.9 Mureșul devine un județ cu populație bătrână (2012-09-02 21:06)

[1] La sfârșitul lunii august au fost date publicității datele actualizate ale recensământului

realizat anul trecut. Cum a evoluat populația județului Mureș în ultimii ani și care sunt

concluziile pe care le putem trage din analiza datelor recensământului puteți citi în rândurile

care urmează.
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Mai puțini

După cum se știa, din datele preliminare ale recensământului, populația județului Mureș a
scăzut din 2002, de la ultimul recensământ. Astfel, în prezent, județul are o populație stabilă
de 531.380 de persoane, cu aproape 50.000 de locuitori mai puțin decât în urmă cu 10 ani.
Precum era de așteptat, populația feminină este superioară numeric celei masculine (51,2 %).
În privința repartiției în mediul rural, respectiv urban, cifrele arată o egalitate sensibilă.

Populația a scăzut la nivelul fiecărui oraș mureșean, cu excepția orașului Ungheni, care are mai
mult cu aproximativ 100 de locuitori față de anul 2002. Astfel, tîrgumureșeni sunt în prezent
în număr de 127.849, iar în urmă cu 10 ani erau aproximativ 150.000; în Reghin locuiau
36.000 de oameni, iar acum doar 31.000; Sighișoara are 26.000 de locuitori, în trecut având
32.000; Tîrnăveniul a scăzut la 20.000 de locuitori, de la aproximativ 26.000 în 2002; Ludușul
a pierdut aproximativ 3.000 de locuitori în zece ani, ajungând în prezent la aproximativ 14.000
de locuitori ș.a.m.d.

În privința localităților rurale, precizăm că cea mai populată este Sângeorgiu de Mureș, cu o

creștere de aproximativ 1.500 de locuitori în ultimii 10 ani, iar cea mai puțin populată este

Cozma cu 554 de locuitori (în scădere cu peste 100 de locuitori în ultimii 10 ani).

Etnie și religie

Structura populaţiei stabile după etnie în judeţul Mureş se prezintă astfel: români - 298.204
(56,1 %); maghiari - 206.550 (38,9 %); țigani – 23.035 (4,3 %); germani – 1.202 (0,2 %).

Structura populaţiei stabile după religia declarată la recensământ arată că 282.000 (53,1 %)

dintre persoanele din judeţul Mureş sunt de religie ortodoxă; 137.764 (25,9 %) s-au declarat

de religie reformată, 48.454 (9,1 %) de religie romano-catolică, 12.097 (2,3 %) de religie

unitariană, 11.409 (2,1 %) de religie greco-catolică, 9.354 (1,8 %) penticostală,

9.060 (1,7 %) adventistă de ziua a şaptea, iar 7.012 (1,3 %) martorii lui Iehova. S-au declarat

„fără religie” 2.698 persoane, care reprezintă 0,5 % din total; ateii deţin o pondere de 0,1 % în

totalul populaţiei stabile preliminare (numărul acestora fiind de 546 persoane).

Locuințe
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La recensământul din anul 2011 au fost înregistrate 144,6 mii clădiri, în care se află
223,2 mii de locuinţe convenţionale, având 553,4 mii camere de locuit. Chiar dacă numărul
clădirilor cu locuinţe din mediul urban reprezintă numai 29,8 % din totalul înregistrat la nivelul
judeţului, acestea sunt formate dintr-un număr mai mare de locuinţe, astfel încât ponderea
locuinţelor convenţionale din mediul urban (52,1 %) o depăşeşte pe cea din mediul rural.
Structura fondului de locuinţe pe forme de proprietate evidenţiază menţinerea proprietăţii
private particulare ca preponderentă: 98,2 % din totalul locuinţelor (97,7 % în municipii şi
oraşe, respectiv 98,8 % în comune), urmată de proprietatea de stat 1,4 % (2,0 % în municipii
şi oraşe, respectiv 0,7 % în comune); celelalte forme de proprietate deţin împreună restul de
0,4 %.

Din totalul locuinţelor convenţionale din judeţ, 69,2 % au alimentare cu apă în locuinţă (90,9
% în municipii şi oraşe şi 45,5 % în comune). Cele mai mari ponderi ale locuinţelor care
au alimentare cu apă sunt înregistrate în municipiul Tîrgu-Mureş (99,0 %) şi în următoarele
localităţi: municipiul Sighişoara (94,3 %), municipiul Reghin (91,0 %), municipiul Târnăveni
(87,8 %), oraşul Luduş (87,1 %), oraşul Sovata (84,9 %), oraşul Ungheni (66,1 %). La nivelul
judeţului Mureş, 89,7 % din locuinţele convenţionale sunt dotate cu bucătărie în interiorul
locuinţei (95,3 % în municipii şi oraşe şi 83,6 % în comune). În Municipiul Tîrgu-Mureş, 97,2 %
din totalul locuinţelor convenţionale dispun de bucătărie în interiorul locuinţei.

În 87 localităţi se înregistrează ponderi ridicate (peste 70,0 %) ale dotării locuinţelor cu

bucătărie. Dotarea locuinţelor cu baie este mai redusă, numai 66,0 % din totalul acestora

deţinând o baie în interiorul locuinţei. Discrepanţa dintre categoriile de localităţi este mare,

88,6 % dintre locuinţele înregistrate în municipii şi oraşe şi doar 41,5 % dintre cele aflate în

comune dispunând de baie în interiorul locuinţei. În Municipiul Târgu Mureş, 98,1 % din totalul

locuinţelor convenţionale dispun de baie în interiorul locuinţei.

Atenţie! Risc demografic

După cum se observă din datele statistice, populația județului a scăzut și a îmbătrânit constant
în ultimii ani. Acest lucru are mai multe cauze: mortalitatea, migrația și avorturile. În privința
avorturilor putem preciza că România ocupă locul I în UE (în Europa la fiecare 11 secunde
are loc un avort) în privinţa numărului de avorturi şi a mortalităţii cauzate de întreruperile de
sarcină. Numărul avorturilor în ultimii 20 de ani, în judeţul Mureş este, conform statisticilor
primite de la Direcţia de Sănătate Publică a judeţului Mureş, de peste192.000. Recordul de
avorturi, în judeţ, a fost în anul 1990: 16.254. Astfel, nu este de mirare că studiile realizate
de Organizaţia Naţiunilor Unite şi de Banca Europeană pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare
arată că populaţia României ar putea ajunge, în 2050, la 15 milioane de oameni. Cum se
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explică acest lucru? Simplu, prin sporul demografic negativ, constant în ultimii ani. În prezent,
în România natalitatea este de 10 nou-născuţi la mia de locuitori, în timp ce mortalitatea
este de 12 la mia de locuitori. Datele arată că, după 2025, vor fi 7 nou-născuţi la mia de
locuitori, în timp ce mortalitatea va creşte la 14 la mie. Acest lucru se va întâmpla în ciuda
creşterii speranţei de viaţă, datorându-se îmbătrânirii populaţiei. Depopularea masivă a ţării
va fi inexorabilă – ea este deja bine instalată şi studii pertinente publicate sub egida Consiliu-
lui Europei plasează România în rândul ţărilor europene cu cel mai rapid proces de depopulare.

Referitor la judeţul Mureş, putem preconiza că în 2050 vom avea aproximativ 435.000 de

locuitori (faţă de cei 531.000, cât sunt în prezent), iar în Tîrgu-Mureş vor locui 112.000 de

oameni (în prezent există 127.000 de tîrgumureşeni).

Cine va plăti?

Banca Mondială avertizează că România este unul dintre statele cu cel mai mare risc de-
mografic din lume, iar consecinţele vor fi de 10 ori mai grave decât cele ale crizei financiare.
De ce? Pentru că dacă fertilitatea va stagna la nivelul actual (1,3 copii la o femeie), în
aproximativ 50 de ani populaţia aptă de muncă (20-64 de ani) va scădea drastic, astfel
încât mai mult de jumătate din populaţia României va fi formată din pensionari, ca efect
al procesului accelerat de îmbătrânire a populaţiei. La 100 de persoane adulte (active
economic în cea mai mare parte) revin astăzi 24 de persoane în vârstă de 65 de ani şi
peste (preponderent inactive economic). Dacă nu intervine o redresare a natalităţii, în anul
2050 la 100 de persoane adulte vor reveni 54 de persoane vârstnice. Astfel, se pun întrebările:

Cum vor putea beneficia de fondul de pensii actualii salariaţi având în vedere că în perioada

în care aceştia vor ajunge la pensie, fiecărui angajat îi va corespunde un pensionar (astăzi

trei angajaţi susţin un pensionar)?; cum va arăta bugetul României în 2050 când mai puţin de

jumătate din populaţia matură va fi aptă de muncă, deci de a plăti taxe şi impozite?

Cine e pe locul 2?

Conform ultimului recensământ, populaţia stabilă recenzată din România a scăzut cu peste
2,6 milioane de persoane în ultimul deceniu, ajungând la 19.043.767 de persoane şi atingând
astfel cel mai mic nivel înregistrat în ultimii 35 de ani. Peste 17,2 milioane de persoane au ca
limbă maternă româna, mai exact 90,6 % din total, în scădere faţă de anul 2002 când numărul
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lor depăşea actuala populaţie stabilă recenzată, fiind de peste 19,7 milioane de persoane.

O scădere importantă s-a înregistrat şi în rândul persoanelor care au drept limbă maternă
maghiara, numărul acestora scăzând cu 175.526 în ultimii 10 ani, dar şi în cazul persoanelor
a căror limbă maternă este germana, numărul lor scăzând cu aproape 17.900 de persoane.

Singura limbă maternă al cărei număr de vorbitori a crescut în ultimul deceniu este romani.
Astfel, în 2012, există 9.488 de noi vorbitori de romani în ţară faţă de anul 2002 când numărul
lor total nu depăşea 237.570 de persoane. Structura populaţiei României se prezintă astfel:
români: 17.263.561 (90,6 %), maghiari: 1.270.000 (6,7 %), rromi: 247.058 (1,3 %). Însă,
Agenţia Naţională a Rromilor, precum şi multe ONG-uri au precizat că numărul acestora (al
țiganilor) s-ar situa undeva între 2,5 și 3 milioane. Ştiind că foarte mulţi ţigani nu doresc
să declare apartenenţa la acest grup etnic, nici la recensământ şi nici la oficiile de stare
civilă când se înregistrează etnia născutului şi a persoanei decedate, mai aproape de adevăr
sunt statisticile ONG-urilor. Totuşi, „cel mai corect” număr ar fi o medie între cele două cifre,
ceea ce înseamnă că în România există 1,5 - 2 milioane de ţigani. Deci, s-ar impune o nouă
clasificare pe etnii, în care ţiganii să ocupe, deja, locul al doilea, după români, iar maghiarii
să fie declasaţi, până pe locul al treilea. Dacă păstrăm proporţiile statisticilor neoficiale, am
realiza că astăzi avem aproximativ 70.000 de ţigani mureşeni.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/3.jpg

1.9.10 Cu tavanul căzut, Liceul de Artă are parte de o comisie
(2012-09-02 21:14)

Compania Aquaserv a solicitat şi i s-a aprobat ca de la 1 septembrie tarifele la apă rece şi

canalizare să fie mai mari. Liceul de Artă mai are de aşteptat încă o săptămână pentru a afla

dacă Parohia Romano-Catolică, proprietara imobilului, va fi de acord cu realizarea investiţiilor

în clădirea din tavanul căreia au început să se desprindă grinzi. Unul dintre consilierii primaru-

lui Csegzi Sándor va fi obligat imediat ce va reveni acasă să îşi suporte din propriul buzunar

deplasarea în Polonia. Mai multe despre o şedinţă de Consiliu Local ce a durat aproape cinci

ore şi a avut de toate – de la acidităţi la umor negru – în rândurile de mai jos…

Ședința
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Cele 54 de puncte de pe Ordinea de zi prevesteau deja o şedinţă de Consiliu Local prelungită,
cu toate că vreo 20 de puncte erau numiri în tot felul de comisii şi comiţii, numiri necesare
după schimbarea componenţei deliberativului, şi alte 20 – pud-uri şi donaţii de teren pentru
realizarea de reţele de utilităţi.

E adevărat că scandalul a început pe la punctul 52 din cele 54 şi a continuat la unul dintre

materialele incluse pe ordinea de zi în regim de urgenţă. Dar să le luăm pe rând.

Proiect contestat

Bakos Levente, ales local UDMR, a semnalat mai multe neajunsuri legate de furnizarea apei
reci către târgumureşeni. Astfel, acesta a arătat că, în continuare, locuitorii municipiului
semnalează diferenţele ceea ce înregistrează contoarele de apartament şi cele de scară, că
nu este încă rezolvată problema contorizării individuale în toate apartamentele din oraş şi că
târgumureşenii plătesc în „mijlocul secetei” – după cum s-a exprimat alesul - apă pluvială -
câţiva metri cubi pe persoană ceea ce „este ceva greu de înţeles”. Lucru cu care suntem şi noi
de acord. Bakos a continuat semnalând şi o altă problemă: „În continuare sunt mult reclamaţii
că Aquaserv este cel care citeşte contoarele şi cel care certifică contoarele. Practic tu dai cu
capul şi tot tu centrezi” şi a concluzionat: „Sunt aspecte pe care ar trebui să le lămurim la o
discuţie la Aquaserv”.

Peti András, preşedinte de şedinţă, îşi doreşte ca aleşii locali să fie informaţi periodic cu privire
la stadiul implementării proiectului privind extinderea reţelei de apă şi canalizare, în timp ce
viceprimarul Ionela Ciotlăuş ar vrea ca politica tarifară de la Aquaserv să fie modificată, iar
conducerea firmei să găsească alte surse de a-şi rambursa creditele fără să majoreze preţul
apei.

Olimpiu Sabău Pop, consilier local PSD, a fost nemulţumit de modul cum proiectul de hotărâre
a fost fundamentat şi a avut un discurs din care nu au lipsit ironiile: „Noi am solicitat în
comisie o serie de documente financiar contabile care să îmi explice de ce creşte preţul
apei pe care eu aici nu le văd. După părerea mea există aşa o nebuloasă: creşte preţul,
de ce? Este preţul apei în Tîrgu-Mureş cea mai ridicată din zonă, am verificat la judeţele
din jur, în municipiile capitală de judeţ, avem cea mai scumpă apă, asta se poate datora
râului Mureş care este prea aproape de Tîrgu-Mureş, poate dacă era mai departe, era mai
ieftină apa. Personal nu aş fi de acord cu această creştere, pentru toate motivele pe care
le-am invocat”. Sabău Pop s-a distrat şi pe seama site-ului companiei unde a identificat
54 sau 45 de şefi şi doar doi instalatori şi trei electricieni. Presupunem că managementul
companiei, o parte prezent în sală, şi-a însuşit critica şi în secolul 21 se va ocupa şi pagina web.

Acestea fiind spuse, aleşii au trecut la vot, şi au respins proiectul spre stupefacţia lui Törzsök
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Sándor care şi-a asumat în numele companiei toate criticile formulate de către colegii săi.

Vot reluat

Neîmpăcat cu decizia colegilor, Peti a propus ca proiectul de hotărâre să fie rediscutat. Moment
în care a intervenit şi directorul – consilier Törzsök care le-a explicat celor care mai aveau
răbdare să asculte de ce este necesară ajustarea preţului apei. „Preţul apei trebuie ajustat
anual, de două ori, cu nivelul inflaţiei. Dacă nu se ajunge la majorarea acestor tarife, riscăm
să nu avem sursele necesare pentru rambursarea împrumutului de la BERD la care ne-am
angajat care sunt într-un procent de 10 % din tot programul, deci astăzi primim 90 de milioane
nerambursabili, 10 milioane angajaţi de Aquaserv. Dacă nu avem sursele de finanţare, judeţul
Mureş riscă să iasă din acest program”, a spus acesta.

Suficient pentru ca aleşii să treacă din nou la vot, iar proiectul să fie adoptat chinuit cu 14

voturi din cele 21 posibile. În consecinţă, de la 1 septembrie, consumatorii târgumureşeni vor

plăti pentru apa rece 3,45 de lei pentru un metru cub, 2,36 pentru canalizare şi 0,91 de lei

pentru apa pluvială.

Fără contract, cu probleme însă

După ce şi-au făcut încălzirea pe tema majorării tarifelor de apă-canal, aleşii locali au trecut la
problema Liceului de Artă unde săptămâna trecută o grindă din tavanul unei săli de clasă s-a
desprins, noroc că elevii erau încă în vacanţă. În aceste condiţii, viceprimarii Ionela Ciotlăuş
şi Józsa Tibor au propus ca, din bugetul autorităţii locale, să fie suportate costurile necesare
reparaţiilor la imobil. Doar că proiectul nu a primit viza de legalitate din partea secretarului
municipiului Maria Cioban, dar totuşi a intrat în dezbatere. Dezbatere ce ne-a prilejuit să
aflăm multe chestiuni nescrise şi nespuse despre contractele de închiriere încheiate de către
Primărie cu proprietarii clădirilor retrocedate şi în care îşi desfăşoară cursurile elevii.

Despre cel încheiat cu Liceul de Artă ar fi de menţionat că acesta a expirat acum trei ani
de zile, că nu s-a mai plătit chiria cam tot de pe atunci, datoriile cifrându-se la 220.000 de
lei, dacă directorul economic al Primăriei, Kiss Imola, a prezentat suma corectă, că a operat
tacita relocaţiune, că în contractul de închiriere nu a fost prevăzută vreo obligaţie în sarcina
proprietarului – Parohia Romano-Catolică - referitor la reparaţia clădirii, că facturile emise
de către proprietar au fost înregistrate în contabilitate, deşi nu mai exista contract valabil şi
multe, multe alte detalii picante care ne-au dezvăluit un univers administrativ la limita legii.
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Am mai menţiona „mea culpa” lui Peti care a spus că: „timp de 5 ani de zile, tot timpul am

promis că vom găsi un nou spaţiu, ori construim o nouă clădire. Din păcate, nu numai că nu

am asigurat această nouă locaţie, dar nici nu ne-am ţinut anumite promisiuni, cum ar fi că

îi mutăm în clădirea administrativă a fostei societăţi Energomur, care este însă inadecvată

pentru procesul de învăţământ”. Apoi au venit şi soluţiile.

Soluţii, soluţii

Avocatul Karácsony Etel a afirmat că o rezolvare a problemei ar fi ca Primăria să îşi plătească
datoria, iar proprietarul să facă reparaţiile care îi sunt în sarcină din această sumă datorată.

Moment în care consilierul PD-L Claudiu Maior a arătat că a purtat deja discuţii cu reprezen-
tanţii parohiei. „Acum două zile parohia a căzut de acord verbal, nu în scris, că va investi şi va
reface clădirea, urmând ca noi să îi punem la dispoziţie o evaluare. Din cauza asta am spus
că ar fi bine să aşteptăm până vinerea viitoare, avem evaluarea, avem discuţia cu parohia,
ne dă în scris ce vrea să facă. Dar nu putem să îi obligăm”, a spus acesta, fără să insistăm
asupra jignirilor aduse colegilor de Consiliu. Acum cine l-a desemnat pe Maior să poarte aceste
discuţii nu ne-am lămurit, cert este că mandat din partea deliberativului nu a avut. Cel mai
probabil a fost trimis de către primarul Dorin Florea.

O altă soluţie susţinută de către viceprimari ar fi ca aceste costuri de reparaţie să fie suportate
din bugetul local ca apoi proprietarul să returneze banii cheltuiţi. „Trebuia făcut un inventar al
tuturor clădirilor care se află în această situaţie, de degradare – trebuia să notifice proprietarii
în termen de 3 luni, iar dacă acei proprietari în termen de 3 luni nu începeau lucrările, primarul
trebuia să ceară Consiliului Local să aprobe reabilitarea faţadelor acestor clădiri din banii
autorităţii şi apoi să şi-i recupereze”, a afirmat viceprimarul Ciotlăuş, ceea ce nu ştim dacă s-a
întâmplat sau nu pentru simplul fapt că nimeni din Executiv nu s-a sinchisit să îi lămurească
pe aleşi.

Revenind la Liceul de Artă, am menţiona că nu este prea clar dacă lucrările ce trebuie
executate se încadrează la reparaţii sau la investiţii. „Eu aşa ştiu că acolo trebuie refăcut
acoperişul. Refacerea unui acoperiş, după părerea mea, bine, până nu avem studiile nu ştim,
este investiţie. Şi nu ştiu ce valoare, dar precis că e de zeci de miliarde. Şi în cazul în care este
lucrare de investiţie numai proprietarul poate să plătească. Noi ca chiriaş putem să plătim
reparaţiile, întreţinerea”, a spus şeful economicului Kiss Imola.

Ceea ce a întărit şi secretarul municipiului Maria Cioban care le-a propus consilierilor locali
o altă soluţie: „Niciodată din bugetul local nu se pot aloca bani pentru reparaţii capitale
sau investiţii la un bun imobil proprietatea altcuiva. Eu aş propune să uitaţi acel proiect de
hotărâre pentru că niciunul din articole nu poate fi dus la îndeplinire, să mandataţi pe cineva
din Executiv sau din rândul dvs. ca să negocieze în numele şi pe seama consiliului cu parohia
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chiria, termenul contractual, iar acel termen contractual aşa trebuie negociat ca să asigure o
compensare a chiriilor şi a cheltuielilor estimate, iar proprietarul trebuie să îşi dea acordul în
mod explicit că este de acord ca aceste lucrări să se facă şi să se compenseze din chirie. Dacă
acest acord nu există, niciun demers legal nu se poate institui”.

În consecinţă, aleşii au votat o comisie care să negocieze cu parohia, comisie din care vor face

parte cei doi viceprimari, Claudiu Maior, Cornel Brişcaru – propus şi votat în lipsă – şi Soós

Zoltán. Ce au rezolvat sau nu vom afla joi când Consiliul Local se va întruni din nou în şedinţă

extraordinară.

Surpriză pentru Csegzi

Aleşii locali au respins proiectul de hotărâre privind decontarea sumei de 140 de euro şi 282 de
lei pentru deplasarea consilierului primarului Csegzi Sándor în Polonia, la Krosno, în perioada
30 august – 2 septembrie. Deoarece acesta nu are nicio calitate oficială de a reprezenta
municipiul – cel puţin aşa au considerat consilierii locali -, fostul viceprimar va fi obligat să
îşi suporte din propriul buzunar deplasarea în Polonia. Ceea ce noi nu prea credem că se va
întâmpla…

Ligia Voro

1.9.11 Peste 500 de contestații la Bac în județul Mureș (2012-09-04 02:08)

Dintre cei 2.293 de absolvenţi de liceu care au participat la sesiunea de toamnă a exa-
menului de [1]bacalaureat, 518 au depus contestaţii, după afişarea rezultatelor, a anunţat,
luni, inspectorul şcolar general adjunct, preşedintele comisiei judeţene de bacalaureat, Ildika
Illes. ”S-au depus 518 contestaţii, e un număr acceptabil, având în vedere că la sesiunea din
vară au fost peste 1.300. Cele mai multe dintre lucrările ale căror note au fost contestate de
candidaţi sunt la Limba şi Literatura Română şi Matematică”, a precizat Ildika Illes.

Contestaţiile au fost trimise pentru recorectare în alt judeţ, iar în 5 septembrie vor fi afişate
rezultatele finale. La nivelul judeţului Mureş s-au înscris la sesiunea de toamnă a bacalaureat-
ului 2.643 de candidaţi, fiind prezenţi 2.293, din care au fost eliminaţi 6 în timpul examenului.
Din cei 2.293 de candidaţi, 549 au fost declaraţi admişi şi 1.738 respinşi, promovabilitatea
fiind de 23,94 %, înainte de depunerea contestaţiilor.
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AGERPRES

1. http://punctul.ro/tag/bacalaureat/

1.9.12 Braconieri prinşi după ce au ucis un urs (2012-09-04 02:17)

Doi bărbaţi din comuna Chiheru de Jos au fost surprinşi de poliţiştii de la Serviciul Arme,
Explozivi şi Substanţe Periculoase Mureş şi de angajaţii Asociaţiei de Vânătoare Hermina Mureş,
după ce au ucis un urs cu un topor şi cu o rangă. Potrivit unui comunicat al Inspectoratului de
Poliţie al Judeţului Mureş dat publicităţii luni, F. Mihai, de 40 ani şi B. Călin V., de 19 ani, ambii
din comuna Chiheru de Jos, sat Chiheru de Sus, au fost surprinşi la sfârşitul săptămânii trecute
în pădurea ’Gura Lupului’. Aceştia, folosindu-se de un topor şi o rangă, au ucis un urs care era
prins într-un laţ şi încercau să-l transporte la o căruţă cu care erau la faţa locului. ’Valoarea
prejudiciului este de 40.000 euro. Autorii sunt cercetaţi în stare de libertate sub aspectul
săvârşirii infracţiunii de braconaj, faptă prevăzută şi pedepsită de art.42 lit. a, d şi alin. 2 lit.
a din Legea nr.407/2006 (închisoare de la 3 la 10 ani)’, precizează comunicatul de presă.

AGERPRES

1.9.13 FCM joacă în Cupă cu Seso Câmpia Turzii (2012-09-04 02:30)

Federaţia Română de Fotbal a stabilit partidele din turul V al Cupei României-Timişoreana.
FC Municipal Tîrgu-Mureş va întâlni pe Seso Câmpia Turzii. Partida se va disputa marţi, 11
septembrie, de la ora 16.30, pe terenul formaţiei de Liga a III-a. În cazul în care va obţine
calificarea, în runda următoare FCM Tîrgu-Mureş va întâlni o formaţie de primă ligă.

Sursa: FCM Tîrgu-Mureș

1.9.14 Deszăpezirea în județ va costa până la 6 mil. euro (2012-09-04 02:44)

Consiliul Județean a început procedurile de licitație pentru un contract care se va derula
timp de 4 ani și care are ca obiect întreținerea drumurilor județene pe timp de iarnă. Potrivit
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anunțului de licitație, CJ este pregătit să aloce între 5,6 și 25,4 milioane de lei pentru combat-
erea poleiului și deszăpezirea cu utilaje sau manuală a drumurilor județene, iar aceste sume
nu includ TVA.

Sursa de finanțare a lucrărilor este bugetul CJ, iar firmele interesate pot afla mai multe
detalii despre condițiile de participare la licitație chiar de pe site-ul instituției, la adresa
[1]www.cjmures.ro.

C.H.

1. www.cjmures.ro

1.9.15 Descoperire unicat în România, făcută la cetate (2012-09-04 11:59)

Lucrările de reabilitare care se execută în Cetatea din Târgu Mureş au scos la lumină
o bucătărie aproape completă din secolul al XVII-lea, a declarat presei, marţi, Zoltan Soos,
directorul Muzeului Judeţean Mureş. ’În fosta clădire a armatei (actualmente Muzeu, n.r.)
am identificat vechea primărie a oraşului, construită la începutul secolului XVII. Austriecii
când preluau administraţia cetăţii, dădeau afară populaţia oraşului din cetate şi transformau
totul într-o cazarmă militară. Clădirile solide din secolul XVII sunt păstrate şi transformate,
adăugate sau extinse. Aşa s-a format şi cu această clădire, vechea primărie, în formă de U,
o formă tipică arhitecturii baroce. Aici am identificat temniţa oraşului, sala de şedinţe iar
între cele două era bucătăria. În secolul al XVII-lea avem documente scrise care fac referire
la astfel de acte politice sau administrative, care se terminau cu o sărbătoare, se gătea, erau
reţetele din vremea respectivă, era vin. În temniţe am identificat foarte multe materiale din
echipamentul bucătăriei de secol XVII şi asta este unicat în România până acum, deoarece să
găsim atât de multe elemente dintr-o bucătărie de secol XVII este foarte probabil unic şi aşa
va rămâne’, a spus Soos.

Potrivit directorului Muzeului Judeţean Mureş, săpăturile arheologice se concentrează pri-
mordial în zonele în care vor fi amplasate construcţii noi sau vor fi transformate cele vechi,
în cadrul lucrărilor de modernizare a Cetăţii, ca urmare a accesării unei finanţări europene
de către Primăria Târgu Mureş. Soos a arătat că descoperirile arheologice din Cetatea
Târgu Mureş nu se opresc însă doar la vechea clădire a primăriei, întrucât în zona actualului
centru de informare turistică a fost identificată şi o casă meşteşugărească din secolele XV-XVI.

Directorul Muzeului Judeţean Mureş a susţinut că o altă descoperire interesantă este cea din
zona bastionului măcelarilor, unde a fost identificată poarta de nord a cetăţii şi un sistem
de captare a apei folosită ca drenaj, dar şi pentru nevoile umane, un bazin pentru WC-urile
vechi.’Era o cisternă în interiorul cetăţii, care era legată cu un canal de un decantor aflat
în afara zidului, sub nivelul şanţului cetăţii (...) Deci aveau un sistem destul de complex de
infrastructură. Poarta de nord a fost deschisă undeva în anii 1650, deci zidurile cetăţii există’,
a subliniat Soos. Acesta a precizat că Cetatea Târgu Mureş, la înfiinţare, era ultimul şi cel
1154 ©2024 www.punctul.ro

www.cjmures.ro


1.9. SEPTEMBER BlogBook

mai mic oraş făcut în Transilvania - oraşul putea să devină o aşezare dacă era înconjurată de
ziduri - care se întind pe doar 4 hectare, faţă de alte oraşe care au 30-50 de hectare, cum e
Sibiul sau Braşovul. ’Dar era suficientă (mărimea -n.r.) pentru a obţine rangul de oraş liber
regal şi era suficient pentru a primi privilegiile dorite, cu jude propriu, cu administraţie proprie,
se desprindeau de Scaunul Mureş şi au avut o autonomie administrativă (...) La început de
secol XIV se aşează pe dealul cetăţii călugări franciscani care treptat dezvoltă un centru
religios foarte important. Între 1320-1400 se construieşte această mănăstire din care astăzi
se păstrează foarte mult: biserica, sacristia, altarul şi capela mănăstirii - azi este biserica
reformată şi este cel mai important monument din Târgu Mureş, fiind singurul monument
medieval păstrat în oraşul nostru de la începutul secolului XV (...) În săpăturile arheologice
am identificat materialul acestei mănăstiri franciscane care conţine foarte multă materie
primă folosită în atelierele mănăstirii, unde se confecţionau rozare din oase de cerb, care erau
vândute pelerinilor’, a mai arătat Zoltan Soos.

AGERPRES

1.9.16 Încă o săptămână de vară meteorologică (2012-09-04 12:11)

Vremea continuă să se mențină caldă la începutul lunii septembrie. Potrivit prognozei
meteo pentru Transilvania emisă de Administrația Națională de Meteorologie în perioada 4-11
septembrie vom avea doar o zi de ploaie:

Valorile termice se vor situa ușor peste mediile climatologice ale perioadei în primele
două zile, precum și în a doua parte a intervalului. Între 7 și 11 septembrie, un
proces de răcire va determina coborârea maximelor spre 22...24 de grade și a
minimelor sub 10 grade. În 6 septembrie vor fi ploi pe arii relativ extinse, dar
nu foarte importante cantitativ, iar în restul perioadei probabilitatea de apariție a
precipitațiilor va fi destul de redusă.

Sursa: Administrația Națională de Meteorologie
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1.9.17 Intrare liberă la muzeele din Sighișoara, sâmbătă (2012-09-05 06:17)

Primăria municipiului Sighişoara a anunţat, marţi, că de Ziua Solidarităţii Oraşelor din
Patrimoniul Mondial, care se va sărbători la finele acestei săptămâni, turiştii vor vizita gratuit,
timp de două ore, cele trei obiective ale Muzeului de Istorie: Turnul cu Ceas, Colecţia de arme
medievale şi Camera de Tortură.

Potrivit unui comunicat de presă al municipalităţii, gratuitatea va fi acordată în 8 septembrie,
între orele 13,00 şi 15,00. Primăria Sighişoara şi Muzeul de Istorie din oraş vor marca Ziua
Solidarităţii Oraşelor din Patrimoniul Mondial şi prin organizarea unei expoziţii cu tematica
’Sighişoara şi UNESCO’, întrucât municipiul este membru al Organizaţiei Mondiale a Oraşelor
de Patrimoniu din anul 2000, după ce, cu un an înainte, Centrul Istoric Sighişoara a fost inclus
pe lista monumentelor UNESCO.

Ziua Solidarităţii Oraşelor din Patrimoniul Mondial marchează înfiinţarea, în 8 septembrie 1993,
la Fez, în Maroc, a Organizaţiei Mondiale a Oraşelor de Patrimoniu.

AGERPRES

1.9.18 Producții slabe de porumb în Mureș din cauza secetei
(2012-09-05 06:21)

Şeful Direcţiei pentru Agricultură şi Dezvoltare Rurală (DADR) Mureş, Liviu Timar, a declarat
presei marţi că deşi cantitatea de precipitaţii este cu mult sub media multianuală, nu se poate
vorbi de culturi calamitate în totalitate, producţia fiind doar diminuată în diferite procente.
”Dacă la porumb, anul trecut, am obţinut o producţie netă de 4.600 kilograme la hectar, în
acest an producţia va fi mai mică, probabil în jur 2.600- 2.800 kg/ha. Acelaşi lucru se întâmplă
la toate culturile, inclusiv în pomicultură, unde noi o să avem o producţie bună, spun eu, dar
mai mică decât producţia pe care am realizat-o anul trecut. Acest lucru se datorează secetei
prelungite pe care noi am avut-o în acest an. Nu putem vorbi de culturi calamitate total,
producţia este diminuată în diferite procente: avem culturi compromise de 20, 30, 50 la sută.
Sunt şi lanuri de porumb care, din diferite cauze, pe lângă secetă, au o producţie diminuată
cu 50 sau chiar 70 % în anumite locuri’, a arătat Timar.

Potrivit acestuia, în lunile iunie, iulie şi august la nivelul judeţului Mureş a fost o secetă destul
de pronunţată, în sensul că faţă de o medie multianuală a precipitaţiilor de 495 de litri, se
înregistrează 115-120 de litri. ’Acest lucru a afectat culturile la nivelul judeţului Mureş în
special cultura de porumb dar şi cele de soia şi sfeclă de zahăr unde fenomenul s-a manifestat
mai puternic (...) Cultura de grâu sau de orz, culturile care au fost însămânţate toamna
anului trecut, deşi am avut secetă şi în toamna trecută, trebuie să spun că la nivelul judeţului
Mureş am obţinut la grâu, la orz, triticale o producţie bună pentru condiţiile din acest an :
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2.800-3.000 de kg/ha este acceptabil’, a mai spus Liviu Timar.

Şeful DADR Mureş a mai spus că o problemă care se manifestă, începând din luna septem-
brie, este aceea că agricultorii ezită să înceapă campania de pregătire a terenurilor pentru
însămânţările de iarnă, întrucât terenul este foarte uscat, iar culturile din primăvară pot fi
compromise.

AGERPRES

1.9.19 Promovabilitatea la BAC a crescut după contestații (2012-09-05 12:10)

Promovabilitatea la sesiunea de toamnă a examenului de bacalaureat a crescut cu aproape
un procent după soluţionarea contestaţiilor, a anunţat, miercuri, Inspectoratul Şcolar Judeţean
Mureş. ’Din cele 178 de contestaţii admise (din totalul de 518 depuse, n.r.), doar 98 sunt
în sus, notele au scăzut în 80 din cazuri. Procentul de promovabilitate a crescut, în urma
contestaţiilor, cu 0,87 %, de la 23,94 %, la 24,81 %’, a precizat inspectorul şcolar general
adjunct, preşedintele comisiei judeţene de bacalaureat din Mureş, Illes Ildiko.

Din datele publicate pe site-ul Inspectoratului Şcolar Judeţean Mureş reiese că majoritatea
contestaţiilor admise sunt la Limba şi Literatura Română şi Matematică, urmate de Anatomie
şi Biologie. Acelaşi site relevă faptul că diferenţele cele mai mari între nota iniţială şi cea
primită în urma contestaţiei s-au înregistrat la o lucrare scrisă la Biologie - de la 4,60, la 6,20,
la una la Limba şi Literatura Română - de la 5, la 7,10. Au fost şi cazuri în care notele au fost
scăzute drastic, cum ar fi la Matematică, unde de la 5, a fost scăzută la 3,65 şi la Anatomie,
unde de la nota 7,00 s-a ajuns la 5,70.

La nivelul judeţului Mureş s-au înscris la sesiunea de toamnă a bacalaureatului 2.643 de
candidaţi, fiind prezenţi 2.293, din care 6 au fost eliminaţi în timpul examenului. Dintre cei
2.293 de candidaţi, 549 au fost declaraţi admişi şi 1.738 respinşi, promovabilitatea fiind de
23,94 %, înainte de depunerea contestaţiilor.

Anul trecut, în judeţul Mureş, procentul de promovabilitate la examenul de bacalaureat,
sesiunea de toamnă, a fost de 24,85 %.

AGERPRES

©2024 www.punctul.ro 1157



BlogBook 1.9. SEPTEMBER

1.9.20 Florea atacă legea pentru asigurarea locuințelor (2012-09-05 14:27)

Primarul municipiului Târgu Mureş, dr. Dorin Florea, a contestat, miercuri, modul de
aplicare a Legii pentru asigurarea obligatorie a locuinţelor, arătând că aceasta este ”o lege
proastă”, mai ales că impune primăriilor să oblige oamenii să se îndrepte către asiguratorii
privaţi. ’Asigurările obligatorii de locuinţe - e treaba şcolii, a educaţiei, moralei, a bunului
simţ a tot ce vreţi. Asigură-te! Pentru ce mă obligi pe mine, ca primărie, să mă duc să stau
ca portărelul şi să îl oblig pe om sau să îl amendez că nu s-a asigurat? (...) O lege proastă,
ca multe altele şi nu e normal. Din banii pe care îi aplic 40 % ia statul, 40 % ia nu ştiu cine
şi mie îmi rămân 20 %, adică o cantitate neglijabilă. Dar eu să mă duc să cert cetăţenii ca
să fie asiguraţi. Mie mi se pare mai serios să se corecteze de urgenţă această lege şi să se
facă educaţia populaţiei privind asigurările’, a susţinut Dorin Florea, într-o conferinţă de presă.

Edilul a arătat că înainte de promovarea unei astfel de legi ar trebui să înceapă o campanie de
conştientizare a cetăţenilor, iar societăţile de asigurări să vină cu oferte concrete, de nerefuzat
şi nicidecum primăriile să fie cele care obligă cetăţenii să se asigure. Acesta a spus că deşi
nu îi convine, va respecta totuşi această lege, însă consideră că responsabili pentru acestă
situaţie trebuie să fie politicienii, care au adoptat actul normativ. ’Voi încerca o metodă - dacă
legea îmi spune că trebuie să aplic, nu am ce face şi voi aplica amenzi. V-am spus că nu îmi
convine, e o prostie. (...) Am criticat-o şi atunci, o critic şi acum. Voi găsi metode de a discuta
cu ei. Dacă vrei să hârâi populaţia cu parul prin gard, du-te tu, ca politician, nu mă pune pe
mine!’, a mai spus primarul din Târgu Mureş.

AGERPRES

1.9.21 ISU și E.ON au încheiat azi un protocol de colaborare (2012-09-06 10:55)

Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă (I.G.S.U.) şi E.ON România au încheiat, joi,
6 septembrie 2012, un protocol de colaborare privind derularea în comun a unor campanii de
informare, prevenire şi conştientizare a cetăţenilor asupra pericolelor la care sunt expuşi în
cazul utilizării necorespunzătoare a diferitelor surse de energie. Protocolul, al cărui obiectiv
principal este reducerea numărului incidentelor şi, implicit, al victimelor, este primul de acest
fel încheiat între I.G.S.U. şi o companie din sectorul energetic din România.

Statisticile I.G.S.U. arată că, anual, sute de persoane şi-au pierdut viaţa în incendii, intoxicaţii
cu monoxid de carbon sau ca urmare a exploziilor. Din cele circa 40.000 de incendii produse
în România în perioada 01.01.2010 - 31.07.2012, mai mult de jumătate (56 %) au avut loc în
locuinţe şi gospodării, iar din cele 1.263 de victime ale acestor incidente, 152 au fost copii.
„Asemenea situaţii extraordinare şi nefericite nu pot să nu atragă atenţia asupra importanţei
de a respecta cu stricteţe normele de siguranţă. Consecinţele pot fi extrem de severe şi pot
distruge viaţa noastră şi a familiilor noastre. Încheierea parteneriatului cu I.G.S.U. reprezintă
pentru compania noastră un pas major în cadrul eforturilor depuse constant în ultimii ani
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pentru prevenirea şi reducerea numărului evenimentelor tragice”, spune Frank Hajdinjak,
Director General al E.ON România.

Cauzele acestor evenimente sunt multiple, începând de la manevrarea necorespunzătoare a
aparatelor electrice, a celor care funcţionează pe bază de gaz sau alte tipuri de combustibil,
continuând cu utilizarea unor coşuri de fum fără protecţie, neetanşate sau obturate şi care
nu permit evacuarea gazelor arse, până la lăsarea copiilor nesupravegheaţi în apropierea
unor surse de foc deschis sau a echipamentelor electrice. În zona de activitate a E.ON Gaz
Distribuţie, numai anul trecut, 23 de persoane au decedat din cauza asfixierii cu monoxid
de carbon, iar alte 52 de persoane s-au aflat la un pas de moarte din cauza intoxicaţiei cu
monoxid de carbon. Totodată, în 2011, un număr de 5 persoane şi-au pierdut viaţa, iar alte
12 au avut de suferit în urma unor explozii sau incendii cauzate, în cea mai mare parte, de
manevrarea greşită a aparatelor sau de improvizaţiile efectuate la instalaţiile interioare sau
alimentate cu gaze naturale. „Prioritatea instituţiei pe care o manageriez este implementarea
celor mai bune practici şi proceduri în vederea creşterii nivelului de securitate a celor în slujba
cărora suntem necondiţionat - cetăţenii – şi bunurilor acestora. Momentul de astăzi este unul
extrem de important pentru noi, îndrituindu-mă să afirm că această colaborare cu E.ON Româ-
nia va pune bazele unei naţiuniculturii preventive şi comportamentului proactiv, conturând
premisele unui viitor în siguranţă”, a declarat colonel Marcel-Sorin Lucaciu, Inspector General
al Inspectoratului General pentru Situaţii de Urgenţă (I.G.S.U.).

Parteneriatul dintre I.G.S.U şi E.ON România este prevăzut să se dezvolte pe mai multe compo-
nente, iar prima acţiune lansată împreună este Campania naţională de informare şi educaţie
preventivă “F.O.C. – Flăcările Omoară Copii”. Ideea implementării unui astfel de proiect a
pornit de la o realitate susţinută de statistici şi anume faptul că cei mici au devenit, pe fondul
lipsei de supraveghere, principalele victime ale incendiilor produse la locuinţe şi gospodării.
Practic, în fiecare săptămână, un copil devine victimă a incendiilor. Obiectivele comune ale
Parteneriatul încheiat între I.G.S.U şi E.ON România vizează conştientizarea publicului ţintă,
Cetăţeanul fiind un partener extrem de important în procesul de gestionare a situaţiilor de
urgenţă. Rolul său devine unul major prin însuşirea şi aplicarea informaţiilor care vin din
partea instituţiilor abilitate, în special în sfera asigurării securităţii în utilizarea surselor de
energie.

Sursa: E.ON România

1.9.22 Incendiu de pădure în Mureș, la cota 2.100 (2012-09-06 10:59)

Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă ’Horea’ al judeţului Mureş a anunţat, joi, că a
reluat intervenţia la incendiul de pădure şi păşune alpină izbucnit în urmă cu o zi, la cota 2100
a Vârfului Pietrosul, din Munţii Călimani. Potrivit purtătorului de cuvânt al ISU Mureş, Liviu
Danciu, dată fiind zona extrem de dificilă, amploarea incendiului va fi stabilită joi după-amiază,
când în zonă se va deplasa un elicopter al Inspectoratului General al Aviaţiei. ’Din primele
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informaţii primite de la faţa locului, este vorba de un incendiu într-o păşune alpină, unde
ard jnepeni, ienuperi, rădăcini de copac, doborâturi de răşinoase. În vederea efectuării unei
recunoaşteri din aer, ISU Mureş a efectuat demersuri pentru survolarea zonei cu un elicopter
al Inspectoratului General de Aviaţie, care va ajunge în judeţul Mureş în jurul orei 13.30’, a
precizat Danciu.

În urmă cu o zi, la locul incendiului s-a deplasat Detaşamentul de pompieri Reghin cu un
autocamion, un ofiţer şi 10 subofiţeri, garda de intervenţie Topliţa cu cinci subofiţeri şi 10
angajaţi ai Ocolului Silvic Lunca Bradului. ’Accesul în zonă se face prin localitatea Lunca Bradu-
lui, drumul fiind foarte accidentat, impracticabil cu mijloacele auto, echipele fiind nevoite să
se deplaseze pe jos. La lăsarea nopţii, a fost întreruptă deplasarea, tot din cauza terenului
accidentat, fiind reluată în dimineaţa zilei de marţi. Inspectoratul pentru Situaţii de Urgenţă
’Horea’ al judeţului Mureş a alarmat personal din cadrul structurilor M.A.I., personal propriu şi
personal din cadrul Ocoalelor Silvice Lunca Bradului şi Vătava’, precizează un comunicat de
presă al ISU Mureş.

Joi dimineaţa, la ora 04.00, s-au deplasat spre vârful Pietrosul un ofiţer din comanda ISU şi
20 de militari din cadrul Detaşamentului de pompieri Târgu Mureş, un ofiţer şi 18 subofiţeri
din cadrul Inspectoratului Judeţean de Jandarmi - Detaşamentul 4 Reghin, 20 de angajaţi ai
Ocolului Silvic Lunca Bradului şi şase de la Ocolul Silvic Vătava.

AGERPRES

1.9.23 Borbely: „Este o mare provocare acel prag de 5%” (2012-09-06 11:03)

Principala preocupare a Uniunii Democrate Maghiare din România în perspectiva alegerilor
parlamentare este mobilizarea cetăţenilor la vot pentru atingerea pragului electoral şi în
niciun caz încheierea vreunei alianţe cu Partidul Civic Maghiar (PCM) sau cu Partidul Popular
al Maghiarilor din Transilvania (PPMT), a declarat joi, la Târgu Mureş, vicepreşedintele politic
al UDMR, Laszlo Borbely. ’Dacă am face o alianţă (cu PCM şi PPMT - n.r.), vă închipuiţi, creşte
pragul la 6-7-8 %. N-avem niciun motiv, în primul rând, n-avem niciun motiv să facem aceste
alianţe. Noi am câştigat alegerile din iunie, ne pregătim de alegerile parlamentare. N-avem
nevoie pe listele noastre, de exemplu, de parlamentari - că asta vehiculează unii - ca domnul
Tokes (Laszlo - n.r.), care a fost pe listele UDMR, din câte-mi aduc aminte, pe locul întâi la
alegerile europarlamentare şi a doua zi deja a început nu numai să critice UDMR, dar nu mai
are nimic, nicio legătură cu UDMR. Deci asta-i problema dânsului şi a conştiinţei dânsului. Deci
n-avem nevoie ca a doua zi în Parlament să apară politicieni care sunt pe listele noastre şi să
spună ’eu sunt în numele nu ştiu cărui partid’ şi după aceea să facă ce vrea’, a afirmat Laszlo
Borbely.

El a susţinut că UDMR a demonstrat în alegerile locale că are încrederea electoratului, dar că
acest lucru nu înseamnă că nu va discuta cu cele două formaţiuni maghiare, însă numai după
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ce acestea îşi vor tranşa disputele interne. ’Ne pregătim de alegeri. Acest lucru nu înseamnă
că nu putem avea discuţii pe alte teme cu colegii care deocamdată au probleme de congrese,
de certuri între cele două partiduleţe. Deci au ei problemele lor, să le rezolve. Noi mergem
mai departe şi ne pregătim de alegeri şi avem, o să avem, sigur, suportul electoratului. Ceea
ce este o mare provocare - acel prag de 5 %. Şi aici e marea provocare, pentru că, din câte ne
arată sondajele de opinie, va fi o prezenţă mare la vot. Va fi o prezenţă, după părerea mea,
mare la vot. Şi atunci şi noi, cu electoratul nostru, trebuie să-i mobilizăm să vină la vot, să
trecem de pragul de 5 %’, a susţinut Laszlo Borbely.

AGERPRES

1.9.24 Săptămâna mobilității vine la Tîrgu-Mureș cu premi (2012-09-06 11:20)

La invitaţia Departamentelor de Transport şi Mediu din cadrul Comisiei Europene, Primăria
Municipiului Târgu – Mureş se va alătura proiectului internaţional Săptămâna Mobilităţii,
acţiune ce promovează transportul nepoluant pe raza oraşelor. Astfel, în perioada 16 – 22
septembrie, în municipiul Târgu – Mureş se vor desfăşura o serie de activităţi care corespund
exigenţelor impuse de acest proiect european, respectiv „O zi fără maşini”, pe o arteră impor-
tantă de circulaţie, desfăşurarea activităţilor pe parcursul întregii perioade şi implementarea
unor măsuri privind politica traficului rutier în beneficiul pietonilor şi al bicicliştilor. „Având în
vedere faptul că aceste acţiuni se desfăşoară în strânsă colaborare cu ONG – urile de profil
târgumureşene, „Săptămâna mobilităţii” dă prilejul consolidării relaţiilor cu reprezentanţii
societăţii civile ”, a subliniat primarul, Dorin Florea.

Pe parcursul „Săptămânii mobilităţii”, Primăria şi partenerii săi , mai multe ONG –uri din
oraş, vor organiza o tombolă, la care fiecare cetăţean se poate înscrie, prin completarea unui
talon de participare, premiul zilnic oferit prin tragere la sorţi de Master Schi &Bike, fiind o
bicicletă. Tot în cadrul acestei săptămâni, vor fi inaugurate aleea de promenadă prin pădure
de la Spitalul Judeţean la Platoul Corneşti, dar şi amenajările de circulaţie şi spaţiile pietonale
din Dâmbul Pietros, deoarece un obiectiv al acestui program este schimbarea regimului de
viteză al unor drumuri publice şi oferirea de spaţii suplimentare pietonilor. Se vor organiza
concursuri de desene pentru copii, având ca temă „Să circulăm fără să poluăm”, şi vor fi
inaugurate rasteluri pentru biciclete.

Premiaţi vor fi şi cei care se deplasează pe bicicletă, fotoreporterii fiind chemaţi să realizeze
instantanee cu oameni pe biciclete. Pozele lor vor fi afişate, iar 10 dintre ei, prin tragere
la sorţi vor primi cadou articole sportive. Evenimentul se va încheia cu un Ciclocros pentru
copii peste 12 ani şi un Concurs de Triciclete pentru copii până la 6 ani, desfăşurate la Platoul
Corneşti. La acest proiect s-au înscris până în prezent 965 de oraşe din Europa.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș
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1.9.25 Record de contracte demuncă înregistrate în august (2012-09-06 13:20)

Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a anunţat, joi, că în Registrul general de
evidenţă a salariaţilor - REVISAL, pe parcursul lunii august, s-au înregistrat 861 de contracte
de muncă noi, ceea ce reprezintă un record pentru acest an. Potrivit şefului ITM Mureş,
Andrei Mureşan, în perioada 1-31 august, în REVISAL au fost înregistrate 861 de contracte
noi, din care 585 pe perioadă determinată şi 276 pe perioadă nedeterminată, faţă de recordul
precedent de 587 de contracte, înregistrat în luna iulie.

Pe parcursul lunii august, ITM Mureş a derulat 107 de acţiuni de control la nivelul angajatorilor
de pe raza judeţului, care au dus la identificarea a 39 de persoane ce lucrau fără forme legale
(faţă de 44 depistate în cursul lunii iulie). ’În urma controalelor, inspectorii ITM Mureş au
sancţionat, în total, 67 de angajatori (faţă de 118 în luna precedentă), dintre care 12 angajatori
pentru muncă la negru (comparativ cu 21 câţi au fost sancţionaţi în cursul lunii iulie). Totodată,
în perioada de referinţă a fost întocmită o sesizare către Parchetul Târgu Mureş, de constatare
a infracţiunii pentru primirea la muncă a mai mult de 5 persoane fără contract individual de
muncă’, se arată într-un comunicat de presă al ITM Mureş. De asemenea, inspectorii ITM au
dispus 402 măsuri pentru remedierea deficienţelor constatate.

În domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă, în acelaşi interval, inspectorii au efectuat 67 de
controale, în urma cărora au fost constatate 76 deficienţe, dispunând tot atâtea măsuri pentru
remedierea acestora. Echipele de control au sancţionat 60 de angajatori şi au aplicat 78
sancţiuni contravenţionale, din care 72 avertismente şi 6 amenzi, valoarea totală a amenzilor
ridicându-se la 51.000 de lei (comparativ cu 74.000 de lei în luna precedentă). În această
perioadă s-au înregistrat 12 accidente de muncă (faţă de 21 în luna iulie), din care unul mortal
şi 11 cu incapacitate temporară de muncă.

AGERPRES

1.9.26 Incendiul din Călimani a fost localizat (2012-09-07 09:20)

Şeful Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă (ISU) ’Horea’ al judeţului Mureş, col. Dorin
Oltean, a declarat, vineri, că cei peste 100 de oameni care au fost mobilizaţi încă de joi după
amiază în Munţii Călimani au reuşit să localizeze incendiul izbucnit la Vârful Mare şi Vârful
Mic. ’Efectivele prezente acolo au lucrat toată noaptea cu ajutorul unor TAF-uri şi al drujbelor
şi au reuşit să creeze benzi de protecţie pentru a împiedica propagarea incendiului. Astăzi,
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(vineri, n.r.) în jurul orei 10,00, este aşteptat un elicopter de la Bucureşti, care va fi dirijat spre
Ibăneşti Pădure, unde va fi alimentat cu apă şi praf pentru stingerea incendiului’, a precizat
Dorin Oltean.

Potrivit ISU Mureş, în Munţii Călimani, în ultimele două zile, au izbucnit două incendii, la Vârful
Pietrosu, la cota 2100 metri, iar al doilea, de o amploare mult mai mare, s-a înregistrat la
Vârful Mic şi Vârful Mare, între Ibăneşti şi Răstoliţa, pe mai bine de 10 hectare. Incendiul de
la Vârful Mic şi Vârful Mare a cuprins pădurea, în urmă cu o zi flăcările depăşeau 20 de metri,
şi a fost semnalat de un echipaj de pe elicopterul SMURD Târgu Mureş care se deplasa la o
intervenţie medicală.

Joi după amiază, şeful ISU Mureş, col. Dorin Oltean, şi prefectul judeţului, Alexandru Petru
Frătean, s-au deplasat în cele două zone afectate de incendii cu un elicopter aparţinând
Inspectoratului General al Aviaţiei.

AGERPRES

1.9.27 Fonduri epuizate pentru medicamente compensate (2012-09-07 09:28)

Casa de Asigurări de Sănătate Mureș a anunțat că și-a epuizat bugetul de anul acesta
destinat medicamentelor compensate și gratuite. Într-un comunicat sec, instituția precizează:

În temeiul art.6 lit."d" din Contractului de furnizare de medicamente cu şi fără contribuţie
personală în tratamentul ambulatoriu, în cadrul sistemului de asigurări de sănătate CAS
Mureş vă aduce la cunoştinţă epuizarea creditelor de angajament destinate eliberarii medica-
mentelor cu si fara contributie personala. În acest sens, vă informăm că CAS Mureş face toate
demersurile necesare pentru suplimentarea fondurilor alocate cu această destinaţie pentru
anul 2012.

Anunțul nu este singular, iar bugetele s-au epuizat la mai multe programe naționale de sănă-
tate. De asemenea, nu este nici primul an în care se întâmplă acest lucru, în ultimii 2-3 ani
fiind mai degrabă o regulă. Prin urmare, continuarea eliberării medicamentelor în acest regim
rămâne să fie decisă de fiecare farmacie în parte, în funcție de stocuri și de disponibilitatea de
a elibera în continuare medicamentele, urmând ca farmaciștii să-și recupereze apoi datoriile.

C.H.
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1.9.28 „CSM a pornit o investigație împotriva unei comunități”
(2012-09-07 13:16)

Vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, a declarat vineri, la Târgu Mureş, că CSM
a pornit o investigaţie împotriva unei comunităţi naţionale, în cazul declaraţiilor făcute la
mitingul de la Sfântu Gheorghe la începutul lunii, iar acest fapt este ’extrem de grav’. ’Probabil
ştiţi că CSM a pornit investigaţia, în urmă cu două zile, împotriva acestei manifestări care a
avut loc la Sfântu Gheorghe. CSM mai trebuie să clarifice împotriva cui a pornit: împotriva
celor peste 25.000 de oameni care au fost acolo şi s-au solidarizat, împotriva bisericilor
tradiţionale maghiare, împotriva clericilor care au luat cuvântul, împotriva politicienilor care
au luat cuvântul? Eu cred că CSM a pornit acum o investigaţie împotriva unei comunităţi
naţionale, ceea ce este extrem de grav’, a afirmat Laszlo Borbely, în cadrul seminarului
’Minorităţi naţionale şi comunităţi minoritare în UE’, organizat de Fundaţia Culturală ’Bernady
Gyorgy’ din Târgu Mureş, pe care o conduce.

Laszlo Borbely a susţinut că nu neagă independenţa justiţiei sau că în orice ţară justiţia trebuie
să fie independentă, însă trebuie să se protesteze împotriva unor ’decizii revoltătoare’ şi i se
pare ’nelalocul ei’ solicitarea Comisiei Europene prin care politicienilor români li se recomanda
să nu comenteze hotărârile judecătoreşti. ’Să nu-mi spună nimeni că atunci când sunt unele
decizii revoltătoare, nedrepte şi nejustificate, după părerea noastră, nu trebuie să-ţi ridici
vocea şi nu poţi să-ţi spui punctul de vedere - apropo de unele puncte onor Comisiei Europene.
Unul din cele 11 puncte menţionate în vară, pe care România trebuia să le respecte, a fost
ca politicienii să nu-şi mai exprime un punct de vedere vizavi de deciziile judecătoreşti. Mi se
pare total nelalocul ei o asemenea cerinţă’, a afirmat Laszlo Borbely.

Vicepreşedintele politic al UDMR a precizat că atunci când a fost ministru al Mediului, în biroul
său s-au legat cu lanţuri 30 de activişti ai Green Peace, care au protestat împotriva unei
hotărâri judecătoreşti referitoare la Roşia Montană şi s-a întrebat de ce în acel moment CSM
nu s-a sesizat.

Laszlo Borbely a solicitat în acest sens sprijinul Federaţiei Europene a Minorităţilor Naţionale
(FUEN), care în numele celor 94 de minorităţi pe care le reprezintă să prezinte o declaraţie
referitoare la ’o decizie nedreaptă a unei judecătorii din România’. ’Atunci când e FUEN,
când e vorba de 94 de minorităţi - şi cer suportul FUEN, lui Diedrichsen (Jan Diedrichsen,
preşedintele FUEN - n.r.), poate reuşeşte o scurtă declaraţie a FUEN în care 94 de minorităţi
din Europa spun că da, este o decizie nedreaptă a unei judecătorii din România. Noi vorbim
de valori europene şi când e vorba că doi oameni se duc 3 ani la închisoare pentru că şi-au
făcut datoria? Poate acum CSM să pornească împotriva mea o investigaţie, pentru că am
avut un punct de vedere foarte răspicat în legătură cu o decizie a unei judecătorii din Buzău.
Şi probabil ar putea să pornească această investigaţie împotriva tuturor cetăţenilor români
de etnie maghiară din România, pentru că nu cred că altcineva are un alt punct de vedere,
în afara celor doi denunţători maghiari. Trebuie să dovedim că da, statul drept înseamnă că
şi magistraţii şi procurorii şi toată lumea are o răspundere şi dacă iau decizii greşite trebuie
să aibă o răspundere’, a accentuat Laszlo Borbely. El s-a referit la faptul că CSM a sesizat
Inspecţia Judiciară pentru efectuarea unor verificări în legătură cu declaraţiile publice ’de
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natură a aduce atingere independenţei justiţiei’, făcute cu ocazia manifestării de la Sfântu
Gheorghe, în 1 septembrie.

La seminarul ’Minorităţi naţionale şi comunităţi minoritare în UE’ au mai participat senatorul
UDMR Gyorgy Frunda, deputatul Attila Kelemen, liderul UDMR Mureş, directorul FUEN, Jan
Diedrichsen, precum şi reprezentanţi ai minorităţilor germane, evreieşti, croate, armene şi
rome din România.

AGERPRES

1.9.29 Se caută manager pentru cultură (2012-09-10 00:36)

Casa de Cultură „Mihai Eminescu” din Tîrnăveni a fost inaugurată în data de 1 ianuarie
1960. Mai mulţi directori s-au perindat în această perioadă la conducerea instituţiei, dar de
câţiva ani fotoliul de director a rămas neocupat. Motivul a fost eliberarea din funcţie a ultimului
manager Răzvan Ducan, care s-a şi judecat cu administraţia locală pe motivul demiterii sale.
În tot acest timp, instituţia a funcţionat fără conducere şi implicit fără prea multe activităţi
coordonate.

În ultima şedinţă a Consiliului Local Tîrnăveni a fost aprobat regulamentul de organizare

şi desfăşurare a concursului de proiecte de management şi Caietul de obiective. Până la

începutul lunii octombrie au fost stabilite toate termenele pentru depunerea, analizele şi

interviurile proiectelor de management care urmează a fi propuse de cei interesaţi. Pentru

desfăşurarea concursului de proiecte au fost înfiinţate comisii de concurs, membrii acestora

fiind numiţi prin hotărârea autorităţii locale, din respectivele comisii făcând parte şi directori

ai Caselor de Cultură din alte localităţi ale judeţului.

Manager cu greutate

Obiectivele care vor trebui atinse de viitorul manager al Casei de Cultură din [1]Tîrnăveni con-
stau în oferirea de produse şi servicii culturale diverse pentru satisfacerea nevoilor culturale
comunitare. Perioada de management este de 3 ani, timp în care viitorul manager va avea
ca obiectiv principal dezvoltarea şi diversificarea activităţii prin manifestări de natură să-i
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sporească tonusul şi performanţa dincolo de limitele municipiului.

Proiectul de management va trebui să cuprindă 25 de pagini plus anexele, care vor conţine
punctul de vedere al candidatului asupra dezvoltării şi evoluţiei Casei de Cultură în pe-
rioada contractului. Viitorul conducător va trebui să aibă în vedere şi previzionarea evoluţiei
economico-financiare a instituţiei în următorii 3 ani corelată cu resursele financiare necesare.
Managerul va fi nevoit să ţină cont şi de regulamentul Casei de Cultură aprobat recent de
către consilieri.

Misiunea nu va fi deloc uşoară pentru cel care se va încumeta să conducă activitatea culturală
dintr-un municipiu format în cea mai mare parte din şomeri şi pensionari, fără mari posibilităţi
financiare (şi doar cu patru oameni în subordine). Conducerea operativă va fi apoi evaluată
periodic la șase luni de către comisii ale Consiliului Local, iar în cazul neîndeplinirii obligaţiilor
se vor aplica sancţiuni.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/tag/tarnaveni/

1.9.30 Reghin alături de Moldova (2012-09-10 00:43)

Având în vedere că municipiul Reghin este înfrăţit cu oraşul Ungheni din Moldova, a fost
invitat în perioada 31 august – 2 septembrie 2012, să ia parte la Zilele Oraşului Ungheni
şi la aniversarea celor 550 de ani de la prima atestare documentară a oraşului. Astfel, s-a
răspuns afirmativ invitaţiei primarului Ungheniului, domnului Ambros Alexandru, o delegaţie
din Municipiul Reghin deplasându-se în această localitate pentru a participa la această mare
sărbătoare. La acest eveniment au participat delegaţii din România, Norvegia, Israel, SUA,
Polonia, Portugalia, Letonia, Ucraina, Georgia.

Delegaţia din România, formată din reprezentanţi ai Primăriei municipiului Reghin şi ai Consili-
ului Local, condusă de primarul municipiului Reghin, doamna Maria Precup, a avut parte de o
primire călduroasă din partea oficialităţilor oraşului, fiind invitată să participe la evenimentele
organizate în cadrul programului.

Pe parcursul celor trei zile, membrii delegaţiei au avut posibilitatea să viziteze diferite obiective
turistice, culturale şi de învăţământ precum şi să participe la un schimb de experienţă cu
reprezentanţii delegaţiilor oraşelor şi municipiilor înfrăţite cu oraşul Ungheni.

Participarea la acest eveniment contribuie la dezvoltarea relaţiilor de prietenie şi colaborare
dintre Municipiul [1]Reghin şi oraşul Ungheni, precum şi la stabilirea unor relaţii noi de
colaborare.
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Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/tag/reghin/

1.9.31 5 directori au fost schimbați (2012-09-10 00:47)

Prin Decizia nr. 953 din 17 august 2012, Inspectoratul Şcolar Judeţean Mureş anunţă că

începând cu data de 1 septembrie 2012 au fost numiţi în funcţiile de director la unităţile de

învăţământ din oraş cu personalitate juridică un număr de cinci directori. Numirea s-a făcut

prin detaşare în interesul învăţământului până la organizarea concursurilor pentru ocuparea

acestor funcţii, dar nu mai târziu de sfârşitul anului şcolar care începe. Decizia amintită

precizează că pe perioada acestor numiri în funcţii, profesorii vor avea rezervată catedra

didactică pe care sunt titulari în prezent, conform actului de titularizare.

Entuziasm şi proiecte de viitor

Adrian Banea a fost directorul Şcolii Generale „Ioan Vlăduţiu” în perioada ianuarie 2008 –
martie 2012 şi a revenit în funcţie cu dorinţa de a oferi un cadru foarte bun pentru asigurarea
desfăşurării activităţilor şcolare. Şcoala este igienizată şi s-au făcut amenajări având în
vedere că s-au înfiinţat două clase „zero” care vor fi găzduite în localul mare al şcolii, la parter.
Adrian Banea va fi secondat în demersurile sale de noul director adjunct, Melania Călugăr care
doreşte să promoveze un climat bun în şcoală în aşa fel încât unitatea să rămână un etalon pe
plan local.

Cristina Dancu, directorul Şcolii Generale Nr. 1, este preocupată acum de amenajarea celor
două clase de preşcolari, una de limba română şi cealaltă de limba maghiară. Pentru viitor
vrea să amenajeze un loc de joacă pentru cei mai mici elevi, apoi cu sprijinul CJ Mureş să
obţină fonduri pentru construirea în curtea şcolii a unei Grădiniţe de copii.

Claudia Botezan, director la Grupul Şcolar Industrial a mai ocupat o funcţie de conducere la
aceiaşi şcoală, aşa că este familiarizată cu ceea ce va avea de făcut şi, în primul rând, cu
definitivarea încadrării cu personal didactic.

Carmen Petac, director la Grădiniţa „Căsuţa fermecată” cunoaşte foarte bine unitatea şi se va
axa pe realizarea de programe educative diverse şi atractive pentru preşcolari.
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Ioan A. Borgovan

1.9.32 La mulți ani, gazistule! (2012-09-10 00:58)

Romgaz este o societate pe acțiuni de interes național, în care statul este acționar majoritar,
fiind reprezentat de Ministerul Economiei, Comerțului și Mediului de Afaceri. Romgaz face
cercetare geologică în scopul descoperirii de noi zăcăminte gazifere, produce gaz metan
prin exploatarea zăcămintelor din portofoliul companiei, depozitează subteran gaze naturale,
efectuează intervenții, reparații capitale și operații speciale la sonde și asigură servicii profe-
sioniste de transport tehnologic.

Compania se dezvoltă prin implementarea de tehnologii de ultimă oră în domeniul explorării
geologice, producției și a înmagazinării subterane a gazelor, finanțate din surse proprii sau
externe. Poziția economică și financiară a companiei este caracterizată prin stabilitatea
profitului și lichiditate. Astfel, Romgaz se numără printre companiile deținute de stat care au
îndeplinit toate condițiile de creștere economică devenind una dintre cele mai mari companii
din România.

Compania Romgaz, conștientă de relația sa dinamică față de mediul de afaceri, societate și
mediul înconjurator, și-a extins în timp responsabilitatea sa față de acționari și către mediile
sociale influențate de activitatea sa.

Managementul companiei pleacă de la premiza că principiile economiei de piață, oamenii și
mediul înconjurător se pot armoniza într-o strategie corporativă de dezvoltare durabilă.

Acceptând rolul pe care-l deține în raportul său față de așteptările de ordin social, Romgaz își
asumă responsabilitatea socială ca o inițiativă corporativă liber aleasă, dincolo de obligațiile
economice și legale, în scopul îndeplinirii angajamentelor sociale pe termen lung ce contribuie
la dezvoltarea comunității și îmbunătățirea calității vieții.

În acest sens, compania deține o atitudine proactivă pentru îmbunătățirea constantă a
condițiilor de muncă pentru angajați, focalizarea pe îmbunătățirea calității și a performanței
de mediu, acte filantropice și sponsorizarea substanțială a unor domenii precum învățămant,
cultură și sport.

Industria extractivă a gazului metan ocupă un loc important în industria respectiv economia
judeţului Mureş, fiind principala sursă de gaze naturale a ţării, în ceea ce priveşte industria
naţională prin SNGN ROMGAZ SA - Sucursala Tîrgu-Mureş carese ocupă de partea de nord a
Transilvaniei.
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1.9.33 Mai puțini doctoranzi semidocți? (2012-09-10 01:01)

În sfârșit a fost propusă și o măsură pozitivă în domeniul învățământului! După ce ani
de-a rândul miniștrii Educației au făcut schimbări doar de dragul schimbării, pentru a-și putea
umple și ei raportul de activitate, iată o propunere pertinentă: Bacalaureatul profesional.
Dacă proiectul se va implementa, din 2013 vom avea două tipuri de bac: cel tradițional,
care a avut loc și anul acesta, și cel profesional, adică un bacalaureat mai ușor, pentru elevii
mai slăbuți la învățătură. La acest nou tip de bacalaureat vor participa mai ales elevii de la
profilele tehnologice, adică cei care vor presta în viitor o meserie tehnică, manuală: mecanic
auto, brutar, măcelar etc. Dar bacalaureatul profesional, fiind mai ușor, va oferi mai puține
avantaje absolventului de liceu, cel mai important fiind faptul că acesta nu va putea accede
în învățământul superior. Noul tip de bacalaureat are menirea de a atesta absolvirea liceului
și de a-i oferi elevului o diplomă care să-i faciliteze accesul pe piața muncii.

Bacalaureatul profesional este o măsură pozitivă și normală fiindcă nu toți elevii sunt capabili
să urmeze o facultate! După cum s-a dovedit, mulți nu sunt nici măcar capabili să treacă
examenul de bacalaureat. Dar, până la urmă, consider că azi e mai ușor să intri la o facultate
(mai ales privată), decât să-ți iei bacul. Asta, deoarece facultățile au nevoie de studenți care
să cotizeze la bugetul facultății. Și atunci, dacă un repetent la bac, reușește în cele din urmă
(poate prin noroc) să obțină diploma de bacalaureat, el se poate trezi după 3-4 ani și cu o
diplomă de facultate în mână… Vă dați seama ce specialist pregătit va fi el…

Dar, pe viitor, elevii mai slăbuți, știind că bacalaureatul profesional e pe măsura loc, vor opta,
probabil, pentru această formă de testare națională. Și, în consecință, vor accede pe piața
muncii acolo unde le este locul: pe șantier, în brutărie, în măcelărie etc. Ceea ce este și
normal fiindcă țara are nevoie și de meseriași pricepuți, nu doar de doctoranzi semidocți.

Titi Dălălău

dreptul (2012-09-12 08:37:52)
dar maistre,daca baietii vor dori ca peste ani si ani sa absolve o scoala superioara,mai la batranete,asa
cum este majoritatea licentiatilor de astazi,ce te vei face,sfertodoctuletule drag?

1.9.34 Început promițător pentru FCM (2012-09-10 01:06)

În etapa a doua al ligii secunde de fotbal, FC Municipal Tîrgu-Mureş a învins cu scorul de 5

la 1, pe teren propriu formaţia Luceafărul Felix Oradea. Au înscris Huiban (minutul 20), Precup
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(minutul 23), Cr. Cristea (minutul 57), Sfârlea (minutul 82), Dâlbea (minutul 89) pentru gazde,

Gh. Popescu (minutul 73) pentru orădeni. Dar cel mai impresionant lucru a fost galeria, astfel

în ciuda faptului că FCM Tîrgu-Mureș a fost retrogradată, ajungând în Liga a II-a, în jur de 3.000

de oameni au fost prezenți pe stadionul TransSil susținând FCM-ul.

Scorul a fost deschis…

de mureşenii prin Huiban, apoi la nici trei minute, jucătorii noștri şi-au dublat avantajul prin
Precup, care a interceptat o minge aproape de centrul terenului, a pătruns şi a trimis la colţ.

La reluare, prima ocazie a aparţinut gazdelor, în minutul 49, când Miron a respins în corner
şutul lui Hanca. După câte o ocazie la ambele porţi, echipa lui Daniel Isăilă şi-a majorat
avantajul prin Cristea, care a reluat sub transversală centrarea lui Szilagyi, după o cursă a
lui Sfârlea. Bihorenii au trecut din nou în ofensivă, dar au ratat din nou situaţii favorabile,
prin Swarczkopf şi Popescu. Luceafărul Felix Oradea a reuşit să reducă diferenţa cu o lovitură
de cap din 6 metri, la centrarea lui Bundea, din lovitură liberă. A urmat golul lui Sfârlea în
minutul 82. [1]FCM a mai punctat o dată în finalul meciului prin Dâlbea, care a reluat cu capul
centrarea perfectă a lui Sfârlea.

Brigada bucureşteană fost alcătuită din Andrei Chivulete, Gheorghe Bogdan şi Marinescu
Vasile. FC Municipal: Avram-Stancu, Deaconescu, E. Nicu (cpt), Szilagyi-Hanca (’72 Kinczel),
Precup (’60 Dâlbea), Pădureţu, Sfârlea – Huiban (’81 Bunea), Cristea. Luceafărul: Miron –
Mihuţ, Letan, Pocean, G. Bogdan-Ianc (’63 Blănaru), N. Roşu (’58 Haş), Swarczkopf, Bundea
(cpt)-Achim (’46 Gh. Popescu), C. Roşu.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/tag/fcm/

1.9.35 Afacerea capitalistă: Învățămânul (2012-09-10 01:12)

Ne vine să credem sau nu, învățământul a devenit ușurel o afacere. În ultimii 20 de ani,

numărul populației școlare a scăzut cu zeci de mii de elevi, după cum arată datele furnizate

de Direcția Județeană de Statistică Mureș. Care sunt consecințele negative ale unei penurii

tot mai mari de elevi în școlile mureșene, cum s-a transformat învățământul într-o afacere
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capitalistă cu repercusiuni negative asupra societății citiți în rândurile care urmează…

Elevi mai puțini

După cum a arătat recensământul realizat la sfârșitul anului trecut, populația județului Mureș

a scăzut considerabil, cu aproximativ 50.000 de persoane în ultimii 10 ani. Desigur, acestă

scăderea a numărului populației are repercursiuni și asupra învățământului. De ce? Fiindcă

a scăzut și numărul elevilor. Mai exact, astăzi avem cu aproximativ 36.000 mai puțini elevi

decât în perioada imediat următoare Revoluției. Astfel, dacă în anul școlar 1990/1991 erau

aproximativ 70.400 de elevi mureșeni în clasele I-VIII, astăzi numărul lor nu depășește 49.000.

Apoi, dacă după Revoluție existau aproape 28.000 de liceeni și aproximativ 9.500 de elevi în

școlile profesionale și de ucenici, astăzi situația se prezintă astfel: sub 22.000 de liceeni și

aproximativ 1.300 de elevi în școli profesionale. Totuși, numărul elevilor a crescut considerabil

în școlile postliceale, de la sub 700 în 1990, la aproximativ 2.500 în prezent.

Cauze și consecințe

Desigur, scăderea populației școlare este cauzată, în primul rând, de numărul mai mic de
copii născuți în ultimii ani, excepțiile fiind școlile profesionale și de ucenici, unde diminuarea
numărului de elevi se datorează restructurărilor din învățământ, mai exact a desființării
acestor forme de învățământ. În consecință, unii elevi, fără capacități de a urma o facultate,
s-au orientat spre studiile postliceale, care le asigură o oarecare calificare și un acces facilitat
pe piața muncii. Totuși, statisticile arată că în ultimii 8 ani a început să scadă numărul elevilor
din școlile postliceale (aceste școli fiind cel mai mult frecventate prin anii 2000-2003), poate
datorită penuriei de locuri de muncă, ceea ce pune în real dezavantaj deținătorii de diplome
de școli postliceale cu cei de diplome universitare.

Scăderea numărului de elevi are consecințe foarte importante asupra sistemului de în-

vățământ, și chiar asupra societății, unele dintre ele nesesizate de multe persoane, dar cu

posibile efecte negative pe termen lung. Astfel, în primul rând scăderea populației școlare

duce la scăderea numărului de clase. În ultimii ani, în numeroase școli rurale (dar și urbane)

s-a trecut la învățământul simultan, adică au fost comasate clasele două câte două din cauza
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numărului mic de elevi: de exemplu, clasele V - VI și VII – VII, un foarte apropiat exempșlu fiind

Școala Generală Ceuașu de Câmpie. Comasarea claselor duce automat la scăderea calității

învățământului fiindcă profesorul trebuie să predea în aceeași oră două lecții, una pentru clasa

a V-a și una pentru clasa a VI-a, închipuiți-vă deci ce poate ieși...

Nemulțumiri și compromisuri

Comasarea claselor scade numărul total de ore într-o școală, ceea ce creează mari probleme
legate de realizarea catedrelor profesorilor, sporind astfel nemulțumirile și frustările acestora,
care, pe lângă salariul mic pe care-l primesc, se văd nevoiți să facă naveta în două-trei școli,
de multe ori în localități diferite … sau chiar să renunțe la învățământ.

O altă problemă este legată de faptul că în învățământ se dorește introducerea plății per

capita, o noua grilă conform căreia unitățile școlare primesc fonduri în funcție de numărul de

elevi. Dacă sumele nu se încadrează în normative, cadrele didactice rămân fără salarii. Astfel,

„școlile se luptă acerb pentru elevi, ceea ce duce din nou la scăderea calității învățământului

fiindcă profesorii sunt nevoiți să facă numeroase compromisuri pentru a-și păstra elevii, de

la acordarea unor note mai mari decât ar merita aceștia, până la reducerea pedepselor

prevăzute de regulamentul școlar (de exemplu, pentru fapte grave nu se mai exmatriculează

elevii, fiindcă un elev în minus înseamnă bani în minus pentru școală)”, ne-a declarat Vasile

Dragomir, profesor de limba română.

Constanță și creștere

Totuși, nu la toate nivelele a scăzut numărul beneficiarilor de educație. Interesant este faptul
că numărul preșcolarilor a rămas constant în ultimii 20 de ani, situându-se în jurul cifrei de
20.000 la nivelul județului Mureș, ceea ce se explică prin numărului limitat de locuri, astfel,
chiar dacă doritorii ar fi mai mulți, tot nu s-ar putea înscrie.

În schimb, a crescut enorm de la Revoluție încoace numărul studenților mureșeni. Astfel, în
1990 erau înscriși la universitățile din județ 1.875 de studenți, pentru ca după 2003 numărul
lor să se stabilizeze la aproximativ 11.500, până astăzi. Această creștere impresionantă are în
principal trei explicații: 1. presiunea pusă de lipsa locurilor de muncă și mai ales a locurilor de
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muncă bine plătite, ceea ce face ca tinerii să dorească o specilizare cât mai avansată pentru
a avea un avantaj la interviul de angajare; 2. moda, tendința sau mândria de a avea studii
superioare, chiar dacă unor tineri li s-ar potrivi mai bine o meserie tehnică; 3 plasa întinsă de
universități a căror personaje din conducere s-au transformat în ultimi ani în adevărați oameni
de afaceri care au ca scop stoarcerea de capital de pe spatele studenților sau a părinților
acestora – aceste universități au început să organizeze examene de admitere tot mai ușoare
sau chiar să elimine examenele de admitere pentru a atrage cât mai mulți studenți. Desigur,
acest ultim aspect duce din nou la scăderea calității învățământului fiindcă studenții știu că
pot să acceadă într-o facultate, iar apoi să absolve examenele universitare fără mari eforturi,
căci profesorii universitari au nevoie de ei pentru a-și asigura veniturile...

Vasile Dancea

1.9.36 Reorganizarea UDMR Tîrgu-Mureș s-a împotmolit (2012-09-10 01:17)

Începută în forță la ultima ședință a Consiliului Reprezentanților Unionali (CRU) de la finalul

lunii iunie, reorganizarea UDMR Tîrgu-Mureș s-a împotmolit. La acea vreme, CRU a decis

reorganizarea structurilor de la municipiu, de către o comisie formată din cinci persoane care

primea mandatul CRU în acest sens. După acea ședință a CRU, însuși liderul UDMR Kelemen

Hunor își arăta nemulțumirea față de ceea ce s-a întâmplat la Tîrgu-Mureș și dădea termen

până în luna septembrie pentru reorganizare, spunând: „Urmează să fie făcută această

reorganizare până în septembrie. Nici rezultatele, nici campania, nici tot ceea ce s-a întâmplat

în acești patru ani de zile nu au fost în folosul comunității maghiare. Au fost foarte multe

greșeli, iar acolo unde lucrurile nu merg, eu sunt adeptul reformei”. Între timp, reforma a

rămas la nivel de declarații, iar tabăra reformatoare care își dorea preluarea conducerii UDMR

Tîrgu-Mureș înainte de terminarea mandatului celei actuale, pare să fi fost înfrântă de echipa

care a condus până acum organizația UDMR Tîrgu-Mureș, în fruntea căreia e și acum Benedek

István.

Ce spun acum principalii actori?
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La nivel de declarații, în acest moment nimeni nu mai e atât de tranșant. Unul din opozanții
actualei conduceri era vicepreședintele politic al UDMR Borbély László. Cu toate acestea, el
pare să nu se mai implice atât de mult în chestiune, deși nu renunță la ideea reorganizării. „A
fost o concepție de reducere a acelor circumscripții de la 13 la 8. Acum este o altă comisie
numită, formată din 4 oameni, care discută, din câte știu eu în momentul de față, cum și
când se va face această reorganizare, dat fiind faptul că ne apropiem de alegeri. Eu aș vrea
oricum să se facă, pentru că are o logică foarte clară și, în funcție de secțiile de votare, să se
facă și această reorganizare. Dar depinde de această comisie”, spune fostul ministru Borbély
László. Până una alta, legat de eventuale schimbări la conducerea UDMR Tîrgu-Mureș și UDMR
Mureș un singur lucru este cert: undeva la începutul anului viitor, în februarie martie se
termină mandatul actualelor conduceri, iar atunci vor fi cu siguranță și alegeri la termen. Cât
despre schimbări înainte de termen, problema pare să fie ieșit din discuție. În atare situație,
rămâne tot în sarcina conducerii asigurate de Benedek István să desemneze candidații pentru
parlamentare pe colegiile electorale aferente municipiului Tîrgu-Mureș (două pentru deputați
și unul pentru senator, dacă se va merge pe formula de la ultimele alegeri). Nici aici Borbély
László pare că nu va mai interveni, rezumându-se să precizeze următoarele: „În momentul de
față există o organizație locală și cred că în scurt timp, cel târziu până în 20 septembrie, se
vor desemna candidații. În 28 septembrie avem, de fapt, acea ședință în care vom desemna
oficial candidații pentru Senat și Camera Deputaților la nivel de județ”.

Același feedback vine și de la Benedek István, care pare destul de sigur că nu va fi schimbat din

funcție până la finalul mandatului, adică până în prima parte a lui 2013: „Acele circumscripții

care au fost mai slabe s-au reorganizat, au fost numiți noi președinți, iar acum mergem mai

departe. V-am spus de la început, este o reorganizare, mandatul meu expiră în ianuarie,

februarie sau martie, să vedem când vor fi alegeri. Oricum, după alegerile parlamentare”.

În culise...

...neoficial, se pare că echipa care dorea schimbarea actualei conduceri a bătut în retragere.
Astfel, din funcția sa de vicepreședinte politic al [1]UDMR, deci în conducerea centrală
a formațiunii, Borbély László a fost lăsat în off-side și contestat apoi de tabăra Benedek,
ca dorind să intervină împotriva voinței organizației încălcând astfel autonomia destul de
puternică din UDMR. Acesta pare să fie și motivul pentru care chiar Borbély László a decis
deocamdată să dea mână liberă organizației și să nu mai intervină în desemnarea candidaților.
Prin urmare, actuala conducere rămâne în funcție cel puțin până după alegerile parlamentare,
iar mai apoi e puțin probabil că va fi schimbată cu una interimară, având în vedere că vor
rămâne doar 2-3 luni până la organizarea alegerilor interne la termen. De asemenea, e foarte
probabil că Borbély László nu va mai candida pentru parlamentare dintr-un colegiu aferent
Tîrgu-Mureșului, ci va opta pentru unul din zona maghiară a județului.

Cătălin Hegheș
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1. http://punctul.ro/tag/udmr/

1.9.37 Festivalurile bat criza (2012-09-10 01:22)

Milioane de lei sunt alocate anual pentru organizarea feluritelor festivaluri, tabere de

creaţie, sărbători şi multe, multe alte titulaturi pe care le-au găsit reprezentanţii comunităţilor

locale pentru distracţie. Cât de eficiente sunt aceste manifestări, câtă cultură, tradiţie şi

civilizaţie înglobează în realitate sunt câteva întrebări la care am căutat răspuns degeaba. Ce

sume s-au cheltuit pe „tradiţionalele” zile ale oraşului, sărbătoarea nu ştiu care şi tot felul de

festivaluri, vă arătăm în materialul de mai jos. Şi vorbim doar de cifrele oficiale, pentru că

cele plătite la negru nu le avem în vedere în lipsă de documente…

Tăcerea mieilor

Când încerci să afli sumele alocate unei manifestări organizate sub egida unei primării sau

Consiliului judeţean te loveşti invariabil de un munte al tăcerii sau, în alte cazuri, de răspunsuri

laconice. La fel ni s-a întâmplat şi de această dată când am încercat să cuantificăm câţi bani

au fost alocaţi din bugetele locale pentru festivaluri şi sărbători de toate felurile şi ce sume

s-au reîntors în bugetul local prin închirierea domeniului public, prin eliberarea de autorizaţii

etc. Dacă nu ai norocul să dai peste o pagină web destul de edificatoare – cum sunt cele ale

Consiliului Judeţean şi a Primăriei Tîrgu-Mureş – sau peste edili dispuşi să vorbească despre

sumele alocate, ai toate şansele să oferi informaţii trunchiate sau să nu le oferi deloc.

Campion la distracţie

Municipiul Tîrgu-Mureş este de departe campionul unui top neoficial al distracţiei. De la Ziua
Micii Uniri până la Sărbătoarea Crăciunului, Executivul şi Consiliul Local Tîrgu-Mureş au găsit
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aproape lunar câte un motiv de voie bună şi în acest an. În ianuarie, din bugetul local au fost
alocaţi 26.000 de lei pentru sărbătorirea zilei de 24 ianuarie, când s-a înfăptuit Mica Unire. În
acest an, ziua a fost celebrată la Teatrul Naţional din Tîrgu-Mureş printr-un spectacol folcloric,
în timp ce afară continuau protestele începute în 12 ianuarie. A fost unul dintre motivele
pentru care primarul Dorin Florea şi prefectul la acea dată Marius Paşcan au preferat să nu se
mai prindă în tradiţionala Horă a Unirii.

Pentru Ziua Îndrăgostiţilor, celebrată pe stil american în 14 februarie, Sărbătoarea Mărţişorului
din 1 martie şi pentru Ziua Femeii din 8 Martie, sumele alocate s-au ridicat la 50.000 de lei.
Dacă de Ziua Îndrăgostiţilor nu ne amintim să se fi întâmplat ceva special, de Ziua Femeii,
sărbătoarea s-a mutat în Sala Sporturilor unde a cântat trupa Holograf. O parte din banii
alocaţi acestei manifestări au fost recuperaţi de la comercianţii de mărţişoare şi flori care au
împânzit oraşul mai bine de o săptămână.

Ziua de 1 Iunie a picat cam nefericit în acest an, în campania electorală şi în timpul Zilelor
Tîrgumureşene. Totuşi, din bugetul local, s-au alocat pentru Sărbătorirea Zilei Copilului „1
Iunie” – Sărbătoarea sucului o sumă de 95.000 de lei. Dacă a fost într-adevăr o asemenea
sărbătoare care să fi necesitat aproape 1 miliard de lei vechi că e mai uşor de înţeles, sincer
ne este greu de crezut.

Iar dacă am ajuns la Zilele Târgumureşene să vedem ce buget au avut în acest an. Astfel,
250.000 de lei s-au dus pe cultură, respectiv 50.000 de lei pentru sport. Comparativ cu Ziua
Copilului, am spune că e o sumă insignifiantă.

Târgul de artă meşteşugărească, dacă se va organiza şi în acest an, undeva în această lună
sau în luna octombrie va avea alocată suma de 100.000 de lei, în timp ce Festivalul Vinului –
doar 10 la sută din fondurile sărbătorii antemenţionate.
Până la sfârşitul anului o sumă 325 de mii de lei se va mai cheltui pentru Sărbătorirea Zilei
Naţionale 1 Decembrie, Orăşelul Copiilor, Luna Cadourilor, Revelion în stradă, Concerte de
colinde ale cultelor.

Ne oprim doar asupra acestora pentru că din bugetul local sunt finanţate şi o serie de

evenimente sportive şi alte manifestări organizate în parteneriat cu alte instituţii, sumele

adunate trecând binişor de două milioane de lei. Raportat la bugetul local am spune că e o

sumă nesemnificativă, abia 1 la sută.

Bun cu toţi

Consiliul Judeţean a finanţat şi în acest an credem toate organizaţiile şi fundaţiile care le-au

solicitat bani. Iar mai mult de jumătate au fost destinaţi diferitelor festivaluri şi sărbători. Per
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ansamblu, autoritatea judeţeană a împărţit cei 400.000 de lei alocaţi proiectelor culturale la

nu mai puţin de 215 asociaţii şi fundaţii. Mai precis a împărţit 368 de mii de lei, pentru că

nu întreaga sumă a fost repartizată. Adică fiecare proiect a primit minim 500 de lei şi maxim

2.000 de lei, ceea ce înseamnă că nici un proiect nu s-a putut realiza din sumele amintite mai

sus.

Zile şi festivaluri

Autoritatea municipală sighişoreană a alocat în acest an 4.901.000 de lei culturii, recreerii
şi religiei, din care direct pentru târguri, festivaluri şi evenimente 572.000 de lei. Doar
Festivalului de Artă Medievală, desfăşurat la sfârşitul lunii iulie, Consiliul Local Sighişoara i-a
aprobat din buget suma de 130.000 de lei.

Aleşii locali reghineni au votat ca 55.000 de lei să fie plătiţi din bugetul local pentru trei
festivaluri. Astfel, pentru organizarea Festivalurilor „Valea Mureşului” și „Valea Gurghiului”,
din bugetul local s-au achitat 40 de mii de lei: 15 000 pentru evenimentul de pe Valea
Mureşului de la Răstoliţa și restul pentru cel de pe Valea Regilor de la Ibăneşti Pădure. Alte
15.000 de lei au fost alocaţi Festivalului multicultural internaţional ARS MARIS, ediţia a şasea,
care se va desfăşura la Reghin în perioada 4-9 octombrie. Nu sunt însă singurele sărbători pe
care Primăria Reghin şi-a pus amprenta. Zilele reghinene, tabere de creaţie, târguri de creaţie
populară şi multe alte manifestări s-au desfăşurat cu sprijin edilitar. În total, în bugetul local
reghinean 1.670.000 de lei este alocat culturii, recreerii şi religiei.

Primăria Tîrnăveni a organizat recent zilele municipiului, o sărbătoare de trei zile din care nu
au lipsit paradele, premiile de tot felul şi formaţiile sau artiştii în vogă ai momentului. Câţi
bani au fost alocaţi acestui eveniment nu am reuşit să aflăm, primarul municipiului, Sorin
Megheşan, invitându-ne la sediul instituţiei, la biroul dânsului, pentru a ne comunica o cifră.
Sau ne-a indicat ca sursă site-ul Primăriei. Din care am aflat că în jur de 350 de mii de lei sunt
destinaţi în acest an pentru cultură, recreere şi religie. Şi cam atât.

Probabil o excepţie de la regulă sunt Primăria şi Consiliul Local Iernut, unde organizarea zilelor
oraşului nu s-au mai bazat pe taxele şi impozitele plătite de către contribuabili. Zilele oraşului
Iernut au fost finanţate din fonduri extrabugetare, potrivit declaraţiei primarului Ioan Nicoară.

Sarabanda cheltuielilor bugetare pentru tot felul de sărbători locale poate continua cu o listă

lungă, lungă. An de an, fie criza cât de grea, autorităţile locale mureşene găsesc sume de

bani pentru a finanţa astfel de manifestări aducătoare de imagine şi voturi. An de an, chiar

dacă au drumuri de pământ, nu au apă şi canalizare, nu au şcoli renovate şi multe, multe alte

neajunsuri, respectiv edilii se plâng de lipsa resurselor financiare, de un festival tot se mai
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găsesc fonduri spre nedumerirea şi dezarmarea noastră.

Întrebări retorice şi nu prea

La final, rămân întrebările: suntem de acord că autorităţile locale nu pot renunţa la aceste
evenimente, utile mai ales în campanie, însă când vor fi organizate din fonduri extrabugetare
în întregime? Care este feed-back-ul lor cultural, turistic, socio-economic? Când vor deveni
extrem de transparente fondurile acordate acestor manifestări, astfel încât să nu mai planeze
asupra lor suspiciuni de înflorire a unor buzunare?

De asemenea, pentru a evita pe viitor întâlniri ce nu ne fac nicio plăcere, am prefera ca aceste
răspunsuri să le găsim detaliate pe fiecare site al primăriilor aşa cum prevăd câteva legi pe
care nu am dori să le mai amintim aici.

Ligia Voro

1.9.38 Accident pe E60 cu 5 victime (2012-09-11 06:08)

Cinci persoane şi-au pierdut viaţa, printre care şi doi copii cu vârste de 7 şi 8 ani, într-un
accident rutier grav petrecut marţi dimineaţă pe Drumul European E 60, între localităţile
mureşene Chendu şi Ţigmandru.

Şeful Poliţiei Rutiere Mureş, col. Lucian Archiudean, a declarat că accidentul a fost produs de
o şoferiţă din satul Chendu, de 40 de ani, care a intrat în depăşirea unui autotractor fără să
se asigure şi a tamponat frontal o maşină de teren care circula regulamentar din sens opus.
Potrivit lui Archiudean, toţi cei cinci pasageri aflaţi în autoturismul condus de şoferiţă au murit
pe loc.

Şoferul autotractorului pe care şoferiţa a încercat să îl depăşească a declarat poliţiştilor că a
sesizat intenţia autoturismului de a-l depăşi şi i-a semnalizat faptul că vine o maşină din sens
opus, însă conducătoarea auto nu a ţinut cont de avertisment.

Circulaţia este întrerupă de aproape o oră pe E 60 între Chendu şi Ţigmandru, maşinile mici
fiind deviate pe un drum pietruit.

AGERPRES
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1.9.39 129 de posturi de educatoare sunt neocupate (2012-09-11 06:15)

Conducerea Inspectoratului Şcolar Judeţean Mureş a anunţat marţi, într-o conferinţă de
presă, că la nivelul judeţului există 222 de posturi didactice care nu au fost ocupate, 129
dintre acestea fiind de educatoare şi de învăţătoare. ’În legătură cu posturile didactice, în
prezent avem 222 de posturi complete, întregi, neocupate - din care 74 de învăţători şi 55
de educatoare, restul de profesori (...) Probleme sau emoţii avem pentru cele 222 de posturi,
pentru că e vorba de posturile de învăţători şi educatoare, unde efectiv nu s-a întâlnit opţiunea
cu oferta şi această chestiune se perpetuează de la an la an: avem cadre, dar nu sunt acolo
unde sunt posturile şi ne trezim cu această situaţie’, a arătat Ştefan Someşan, şeful ISJ Mureş.

Acesta a spus că deşi nu se doreşte, ISJ Mureş va trebui să opteze pentru suplinitori din rândul
celor care nu au obţinut media 5,00. Adriana Blaga, responsabilul cu resurse umane din ISJ
Mureş, a arătat că nu toate posturile rămase neocupate sunt în mediul rural şi că în mediul
urban sunt multe posturi de educatoare în limba germană, învăţătoare în limba germană sau
chiar învăţătoare în limba română.

La nivelul judeţului Mureş mai sunt încă 443 de catedre incomplete, fapt care nu este în măsură
să îngrijoreze ISJ Mureş, întrucât aceste lucruri se reglează la nivelul şcolilor. ’Niciodată n-am
rămas fără cadre didactice, totdeauna s-au găsit cadre didactice, chiar şi pentru cel mai
îndepărtat sat’, a precizat Adriana Blaga.

AGERPRES

1.9.40 Programul laptele și cornul e în întârziere (2012-09-11 06:22)

Consiliul Judeţean Mureş va organiza licitaţiile pentru Programul ’Laptele şi cornul’ abia la
sfârşitul acestei săptămâni şi s-ar putea, în cazul în care nu apar contestaţii, ca aceste produse
să ajungă la cei peste 64.000 de copii din şcoli şi grădiniţe abia după 1 octombrie, a declarat
presei luni Paul Cosma, secretarul CJ Mureş. ’În prezent, la CJ Mureş se derulează procedura
de evaluare în vederea atribuirii celor două contracte de achiziţie publică de furnizare produse
lactate, respectiv de panificaţie pentru elevii şi preşcolarii din învăţământul de stat şi privat.
Estimăm că etapa finală de licitaţie electronică urmează să fie programată undeva la sfârşitul
acestei săptămâni, mai precis joi, 13 septembrie, urmând ca într-un interval de 24 de ore
operatorii economici calificaţi în cadrul procedurii să liciteze în SEAP cu un pas descrescător,
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în vederea stabilirii celui câştigător. Este un element de noutate la nivel naţional, de fapt, în
urma modificărilor legislative apărute achiziţia de lapte şi corn pentru elevi, în acest an, se
face pe două loturi, unul pentru produse de panificaţie, unul pentru produse lactate’, a spus
Paul Cosma.

La nivelul judeţului Mureş, valoarea totală a programului este estimată la 10,7 milioane lei, din
care pentru produse lactate peste 6,7 milioane lei, respectiv pentru produsele de panificaţie
aproape 4 milioane lei, valoarea aprobată prin hotărâre de guvern pentru pachet complet
fiind 1,17 lei, cu TVA inclus. Paul Cosma a afirmat că, până anul trecut, licitaţiile pentru
acest program se organizau pe pachet complet, iar câştigătorul trebuia să furnizeze atât
laptele, cât şi cornul pentru copii. El a arătat că procedura pentru organizarea licitaţiei este
anevoioasă din cauza termenelor prevăzute de lege pentru diferitele etape, dar şi datorită
faptului că în judeţul Mureş s-au înscris patru ofertanţi. ’Au avut loc modificări legislative, dacă
până în acest an organizăm procedura pentru pachet complet, care să cuprindă şi laptele, şi
cornul, de anul acesta avem obligaţia legală să atribuim pe cele două loturi. Este o procedură
anevoioasă, în competiţie au fost înscrişi patru ofertanţi, un volum foarte mare de muncă, dar
ţin să vă încredinţez că la nivelul aparatului de specialitate, de îndată ce dispoziţiile legale au
fost modificate, am început să derulăm acest program, dar este vorba şi de termene legale
care ne împiedică să avem un rezultat aşa cum şi noi de altfel ne-am dori să fie. Modificările
legislative au avut loc undeva în lunile martie şi aprilie, însă procedura, cu publicarea în SEAP,
cu validarea de către ANRMAP conduce la ajungerea la acest moment’, a explicat Paul Cosma.

Şeful Inspectoratului Şcolar Judeţean Mureş, Ştefan Someşan, a precizat luni, într-o conferinţă
de presă, că anul trecut cornul şi laptele a ajuns în şcoli abia după 15 octombrie.

AGERPRES

1.9.41 Se redeschide Piscina „Mircea Birău” (2012-09-11 11:26)

Primăria Municipiului Tîrgu- Mureş vă aduce la cunoştinţă că după finalizarea lucrărilor anuale
de întreţinere obligatorii precum şi a diferitelor lucrări de renovare Piscina ing. Mircea Birău îşi
va relua activitatea cu publicul începând cu data de 18 septembrie 2012. Programul şi taxele
de intrare rămân neschimbate.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș
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1.9.42 Aproape 20 de școli sunt neautorizate sanitar (2012-09-11 12:47)

Conducerea Inspectoratului Şcolar Judeţean (ISJ) Mureş a anunţat, marţi, că potrivit datelor
parţiale furnizate de Direcţia de Sănătate Publică Mureş, există în jur de 17 clădiri care
adăpostesc unităţi de învăţământ şi care nu deţin autorizaţii sanitare de funcţionare. ’Legat de
pregătirea bazei materiale în vederea deschiderii anului şcolar, de această problemă se ocupă
primăriile, iar în ceea ce priveşte controlul şi evaluarea situaţiilor din unităţile de învăţământ
se ocupă DSP, prin legislaţia actuală în vigoare. Noi nu avem competenţe de a verifica (...)
DSP are termen pe 15 septembrie, prin Ordin de ministru al Sănătăţii. Avem date parţiale
dar încă acţiunea nu este finalizată: este vorba de circa 17 sedii din peste 880, discut aici de
clădiri de sine-stătătoare, care încă nu au autorizaţia sanitară de funcţionare, în schimb li se
vor da autorizaţii provizorii, iar primăriile îşi vor lua angajamentul să pună la punct probleme
sesizate de DSP’, a spus Ştefan Someşan, şeful ISJ Mureş.

Motivele pentru care unităţile de învăţământ nu au autorizaţie sanitară sunt lipsa apei curente,
lipsa punctelor sanitare din clădiri, probleme în curţi, lipsa trotuarelor sau lipsa împrejmuirii.
’În Băgaciu şi Batoş mai avem câteva clădiri care funcţionează în clădiri destul de improprii,
pentru că sunt vechi, retrocedate şi nu puteau fi alocate fonduri pentru repararea lor. În
aceste două comune există pornite lucrări la clădiri care se află în stadii destul de avansate
pentru a rezolva definitiv aceste probleme’, a arătat Someşan.

În judeţul Mureş, potrivit ISJ, există 60 de locaţii unde sunt efectuate diverse lucrări, dar care
nu sunt finalizate din lipsă de finanţare. În 15 cazuri lucrările sunt efectuate peste 80 %, însă
sunt stopate. ’Dacă adunăm sumele în cauză, necesare pentru finalizarea tuturor acestor
lucrări, arieratele se ridică la circa 550 miliarde de lei vechi. Situaţia este depusă la minister’,
a precizat Ştefan Someşan.

AGERPRES

1.9.43 Chirteș desemnat candidat pentru parlamentare (2012-09-11 12:56)

Vicepreşedintele PNL Mureş, Ioan Cristian Chirteş, a fost desemnat de Biroul Executiv al or-
ganizaţiei să candideze pentru Camera Deputaţilor în Colegiul Uninominal nr. 7 Mureş, colegiu
în care liberalii l-au avut ca deputat pe Ciprian Dobre, ales în iunie preşedinte al Consiliului
Judeţean. ’În şedinţa Biroului Executiv al PNL Mureş s-a luat decizia să fiu candidatul USL pe
Colegiul 7, era un colegiu care revenea de drept PNL, fiindcă Ciprian Dobre şi-a dat demisia din
funcţia de deputat (după ce a câştigat preşedinţia CJ Mureş, n.r.). Cunosc foarte bine Colegiul
7, este un colegiu preponderent rural, are un singur oraş, Sărmaşu, care este în centru zonei
de câmpie, fiind înconjurat numai de localităţi rurale - cel mai apropiat oraş este Luduşul, la
40 de kilometri. Este un colegiu format din 28 de localităţi, cu 60.000 de alegători’, a declarat
presei, marţi, Ioan Cristian Chirteş.
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Acesta a spus că este un bun cunoscător al acestui colegiu întrucât a străbătut toate satele lui,
în calitate de vicepreşedinte al CJ Mureş, în mandatul 2008-2012. ’Cunosc bine problemele
mediului rural. Eu trăiesc la ţară, nu am vrut să mă mut la oraş, aşa că ştiu bine cu ce se
confruntă oamenii de la ţară, ei au două probleme mari. În primul rând e vorba de acces,
fiecare vrea să aibă un drum civilizat - fiecare om de la ţară îşi mai cumpără o maşină şi
aşteaptă rudele de la oraş - şi, în al doilea rând, problema legată de apă. Dacă toate acestea
se pot realiza, eu cred că comunităţile rurale, fiind formate din oameni harnici, se pot dezvolta
cu puţin ajutor. Cred că este rolul administraţiei locale şi a celei centrale să asigure această
infrastructură’, a spus Chirteş.

El a adăugat că va încerca să contribuie la realizarea unor legi ’simple şi bune şi pentru mediul
rural’. Ioan Cristian Chirteş este în prezent directorul economic al Direcţiei Silvice Târgu Mureş.

Până în prezent doar Ioan Cristian Chirteş, în Colegiul nr. 7, şi Laszlo Borbely, în colegiul nr.5,
şi-au anunţat intenţia de a candida.

AGERPRES

1.9.44 Castel din Gurghiu propus pentru reabilitare (2012-09-11 15:11)

Castelul Bornemissza din comuna Gurghiu, care a fost construit în anul 1733, ar putea
fi restaurat şi inclus în circuitul turistic dacă proiectul Muzeului Judeţean Mureş va fi aprobat
pentru obţinerea unei finanţări europene, a declarat presei, marţi, Zoltan Soos, directorul
muzeului.

Pentru elaborarea proiectului de restaurare, Castelul Borbemissza a fost studiat în detaliu de o
serie de cercetători ştiinţifici, care au stabilit care a fost forma iniţială a ferestrelor, a podelelor,
a frescelor, precum şi a bolţilor. Împreună cu reabilitarea castelului şi a anexelor, proiectul
prevede construirea unui hotel, precum şi reamenajarea Parcului Dendrologic din imediata
apropiere. ’După ce a preluat Castelul din Gurghiu, Muzeul Judeţean a pornit studierea amplă
şi detaliată a monumentului, însemnând efectuarea studiului de fezabilitate, care a fost deja
avizat de Ministerul Culturii. Suntem în etapa de finalizare a proiectului tehnic, care trebuie
predat pe data de 1 octombrie pentru a fi avizat tot de Ministerul Culturii. Castelul Bornemisza
este propus pentru finanţare europeană, pe dezvoltare regională, turistică şi, desigur, pe
creşterea ofertei culturale în Valea Gurghiului, care eu, personal, cred că este într-o uitare
nemeritată (...) Împreună cu construcţia hotelului de lângă castel - şi aici am cerut de la
proiectant să fie şi un centru de fitness care să-i ajute pe cei care vin la recuperare - costurile
proiectului s-ar ridica la aproximativ 4-5 milioane de euro, costuri care prevăd şi refacerea
parcului dendrologic, prin reproiectarea unui parc englezesc şi înlăturarea speciilor de arbori
care au crescut ulterior’, a declarat Zolstan Soos.
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Proiectul de restaurare a Castelului Bornemissza prevede consolidarea părţilor în care s-au
semnalat probleme la structura de rezistenţă, va fi refăcut întreg sistemul de captare a apelor
pluviale, precum şi ferestrele, uşile, ancadramentele de piatră, precum şi redarea aspectului
original prin restaurarea frescelor, decorului interior. ’Vor fi create câteva apartamente de lux
în vechiul castel şi celelalte săli vor avea rolul de săli de conferinţe şi un restaurant vânătoresc.
Grânarul va fi destinat unui muzeu cu caracter local, care să prezinte istoricul Văii Gurghiului,
flora şi fauna. În castel a funcţionat Muzeul Cinegetic dar acesta a fost desfiinţat deoarece
era foarte deteriorat şi trebuie recondiţionat, dar în acest proiect de renovare foarte multe
piese din această expoziţie cinegetică vor fi folosite. Prin modernizarea şi prin introducerea
elementelor interactive vom reda în mare concepţia acestei expoziţii’, a arătat directorul
Muzeului Judeţean Mureş.

Zoltan Soos a arătat că acest complex cuprinde clădirea veche a castelului, care este cea mai
mare, are formă de L, are o capelă barocă - folosită în prezent de biserica greco-catolică - un
grânar şi clădirea porţii. Corpul principal de clădire care adăpostea palatul princiar este din
secolul XVII, majoritatea frescelor de pe acesta datează din epoca barocă. Potrivit directorului
muzeului, corpul principal a fost extins în secolul XVIII de către familia Bornemissza, care a
arendat acest teren de la Curtea din Viena, iar după expirarea închirierii terenul şi castelul au
fost preluate de Curtea Imperială din Viena.

Complexul a fost transformat în castel vânătoare a prinţului Rudolph de Habsburg, care a
murit într-un accident de vânătoare, după care a fost transformat într-o şcoală de studii
silvice. Şcoala silvică a funcţionat aici mai mult de un secol, iar din anul 2008 complexul
de monumente a revenit Primăriei Gurghiu. ’Având în vedere că s-au prezentat o serie de
probleme de conservare care fără cunoştinţe de specialitate nu puteau fi rezolvate, Primăria
a predat dreptul de administrare a complexului Muzeului Judeţean Mureş. De atunci, pe lângă
proiecte şi avize, am efectuat reparaţia acoperişului corpului de secol XVII, cel mai important
corp, şi urmează în celelalte două clădiri, clădirea porţii şi fostul grânar, să fie licitate anul
acesta. Sperăm că până la finalul acestui an toate problemele care pun în pericol monumentul
din cauza deteriorării acoperişului să fie rezolvate’, a precizat Zoltan Soos.

AGERPRES

1.9.45 Reîncepe înscrierea pentru ANL-uri (2012-09-12 09:28)

Începând cu data de 17 septembrie, Primăria Tîrgu-Mureș a anunțat că primește cererile
celor care doresc locuințe în regim ANL. Comunicatul Primăriei precizează:
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Municipiul Tîrgu - Mureş aduce la cunoştinţa solicitanţilor de locuinţe pentru tineri
(ANL), sociale şi cu chirie fond de stat, că în perioada 17 septembrie 2012 – 15
octombrie 2012 se pot face înscrieri pentru listele solicitanţilor de locuinţe pentru
anul 2013. Solicitanţii care au depus cereri în anii anteriori trebuie să se prezinte
pentru reactualizarea actelor depuse. Cererile tip se procură de la cam.19 ( parter )
a Primăriei.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.9.46 20 de persoane înșelate de o firmă de construcții (2012-09-12 11:17)

Serviciul de Investigare a Fraudelor Mureş a început urmărirea penală împotriva administra-
torului unei firme de construcţii din Târgu Mureş, pentru evaziune fiscală şi înşelăciune în dauna
a 20 de persoane cărora le-a promis că le va constui case de locuit, însă nu a onorat contractele.
Potrivit Biroului de Presă al Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş, bărbatul în vârstă de
33 de ani este acuzat că a încheiat contracte cu clienţii şi a încasat în avans suma totală de
833.674 lei, fără a finaliza vreo construcţie. ”A încercat să obţină cât mai mulţi bani de la
clienţi, spunându-le că le va oferi reduceri substanţiale dacă plătesc anticipat suma integrală.
După ce încasa banii de la clienţi, fără a emite facturi sau chitanţe, începea lucrările care nu
erau în concordanţă cu proiectul construcţiei. Prin săvârşirea infracţiunilor, suspectul a cauzat
un prejudiciu total de 981.125 lei, reprezentând păgubirea bugetului consolidat al statului, prin
nedeclararea şi neachitarea taxei pe valoarea adăugată în sumă totală de 147.451 lei şi păgu-
birea unui număr de opt persoane cu suma totală de 833.674 lei’, a precizat miercuri IPJ Mureş.

AGERPRES

1.9.47 Joi se deschide traficul pe Strada Papiu (2012-09-12 13:25)

După aproape trei luni în care a fost închisă pentru reabilitare, strada Papiu va fi inaugurată
mâine, 13 septembrie. Deschiderea este programată pentru ora 12:30, oră la care Primăria
Tîrgu-Mureș organizează o conferință de presă la fața locului în care va da mai multe detalii
despre investiție.
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1.9.48 Borbely scapă de urmărirea penală, Florea îl atacă (2012-09-12 13:30)

Prim-vicepreşedintele PDL Dorin Florea a declarat, miercuri, la Târgu Mureş, că decizia
Camerei Deputaţilor de respingere a cererii de urmărire penală în cazul deputaţilor Laszlo
Borbely şi Victor Paul Dobre este una ’proastă’ şi că Borbely ar fi trebuit să accepte să fie
anchetat, dacă se consideră nevinovat. ’Decizia Camerei? Proastă, proastă. Şi regret că,
dacă dl. Borbely spune că este nevinovat - du-te domnule şi supune-te şi să se termine cu
circul acesta. De ce laşi să planeze asupra ta şi a familiei tale acest bolovan? Nu, planează o
chestie, te duci şi îţi dai demisia, eşti curat, vii înapoi plăcut-uscat (...) În momentul în care
există o suspiciune nici nu mai trebuia să se ceară (urmărirea penală, n.r.) şi cred că trebuie
să se voteze în Parlament că orice cetăţean asupra căruia planează o suspiciune să poată fi
controlat’, a arătat Dorin Florea, într-o conferinţă de presă.

Acesta a subliniat că oricine, inclusiv parlamentarii, trebuie să se supună unui cod de conduită,
să permită justiţiei să îşi facă datoria şi că din acest considerent ar trebui modificate preved-
erile referitoare la imunitatea parlamentară. ”Imunitatea parlamentară trebuie să rămână la
declaraţii politice - şi şi alea într-un anumit climat civilizat (...) Nu poţi să laşi un om care a
comis o crimă sau e acuzat de ceva să îl laşi în continuare şi să îl promovezi într-o funcţie.
Ce exemplu oferi populaţiei? E o adunătură în Parlament, ei au ales să facă politică pentru a
decide ei asupra celorlalţi (...) Ei nu s-au dus acolo să reprezinte poporul român (...) Oameni
buni, instituţiile din România trebuie să funcţioneze toate, politicul nu are ce să caute nici în
Poliţie, nici în Justiţie, nici în şcoli, în nimic. Politicul să se ocupe doar de programe. Dar cel mai
important este să înceteze de urgenţă acest mod de a face politică’, a susţinut Dorin Florea.

Deputaţii au respins, marţi, cererea de începere a urmăririi penale în cazul fostului ministru
al Mediului Laszlo Borbely. Deputaţii s-au exprimat prin vot secret cu bile, 53 de deputaţi
votând pentru şi 181 împotriva cererii de începere a urmăririi penale. La adoptarea raportului
Comisiei juridice în plen nu au fost dezbateri generale, doar Petru Călian (PDL) a precizat că
deputaţii democrat-liberali ’nu se opun acţiunii justiţiei’ şi a anunţat că votul acestora este
pentru începerea urmăririi penale.

Afirmaţia lui Petru Călian a fost confirmată, înainte de începerea votului, de liderul grupului
PDL din Camera Deputaţilor, Mircea Toader. Vicepreşedintele Comisiei juridice de la Cameră
Florin Iordache a afirmat, luni, că nu au fost elemente pentru autorizarea începerii urmăririi
penale a foştilor miniştri.

Procurorul general Laura Codruţa Kovesi a solicitat ministrului Justiţiei, la cererea procurorilor
anticorupţie, declanşarea procedurilor pentru obţinerea avizului din partea Camerei Dep-
utaţilor necesar începerii urmăririi penale faţă de Laszlo Borbely, pentru două infracţiuni de
trafic de influenţă şi infracţiunea de fals în declaraţiile de avere.

În 12 iulie 2011, DNA comunica faptul că ministrul Mediului, Laszlo Borbely, este implicat
într-un dosar de trafic de influenţă, în care a fost deja pus sub acuzare consilierul său, Szepessy
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Szabolcs. Într-un răspuns oficial transmis de DNA către AGERPRES la acea dată, pe 5 iulie 2011,
procurorii din cadrul Serviciului Teritorial Oradea al DNA au dispus începerea urmăririi penale
faţă de învinuiţii: Ioan Ciocan, asociat unic şi administrator al SC Lescaci Com SRL Negreşti
Oaş, în sarcina căruia s-a reţinut infracţiunea de cumpărare de influenţă, şi Szepessy Szabolcs,
consilier personal al ministrului Mediului şi Pădurilor, în sarcina căruia s-a reţinut complicitate
la infracţiunea de cumpărare de influenţă. ”În cursul anului 2011, învinuitul Ioan Ciocan,
în calitate de reprezentant legal al firmei mai sus menţionate, prin intermediul învinuitului
Szepessy Szabolcs, consilier personal al ministrului Mediului şi Pădurilor, a cumpărat influenţa
numitului Borbely Laszlo, ministru al Mediului şi Pădurilor, prin efectuarea în folosul acestuia
de lucrări de amenajare a unui apartament, lucrări în valoare de aproximativ 20.000 euro,
pe cheltuiala societăţii sale. Lucrările au fost realizate în scopul obţinerii, prin intermediul
influenţei de care se bucură ministrul Mediului şi Pădurilor, de contracte cu Administraţia
Naţională ’Apele Române’ (instituţie aflată în coordonarea acestui minister), cât şi pentru a
obţine cu prioritate plata unor lucrări contractate anterior cu aceeaşi instituţie publică şi aflate
deja în execuţie”, se arăta în răspunsul DNA.

În acest dosar, procurorii anticorupţie - Serviciul Teritorial Oradea le-au audiat pe soţia şi
pe cuscra ministrului Mediului şi au efectuat percheziţii la două apartamente din Bucureşti
care îi aparţin omului de afaceri Ioan Ciocan. Câteva zile mai târziu şi Agenţia Naţională de
Integritate anunţa că a demarat, încă din aprilie 2010, procedura verificării averii ministrului
Mediului, Laszlo Borbely, şi a soţiei acestuia.

AGERPRES

1.9.49 CS Nova Vita, înfrântă usturător în cupă (2012-09-13 06:44)

CSM Satu Mare s-a impus miercuri pe teren propriu în meciul disputat împotriva echipei CS
Nova Vita Târgu Mureş, cu scorul de 84-54 (27-12, 14-8, 23-11, 20-23), în primul tur al Cupei
României la baschet feminin. Jucătoarele de la CSM au condus meciul de la un cap la altul, la
pauza mare având o diferenţă de 21 de puncte, iar adversarele de la CS Nova Vita nu au mai
reuşit să revină în joc.

Antrenorul lui CSM, Dan Fleşeriu, a declarat că jucătoarele au fost mai relaxate după ce au
avut un avantaj confortabil, astfel că s-au apărat mai slab. Acesta a subliniat că elevele sale
mai au de lucrat, fiind nevoie de mai multă omogenitate având în vedere jocurile mai dificile
care urmează în campionat. ’A fost un joc bun, dacă îl luăm ca joc de pregătire pentru ceea
ce ne va aştepta în campionat. Din păcate, se vede că jocul nu este încă destul de legat, că
nu ne dăm pasele unde ar trebui şi jocul nu curge suficient de lin, aşa cum mi-aş dori, dar e
normal, avem doar 3 săptămâni de pregătire’, a declarat Fleşeriu.

Pentru CSM au înscris Khadijah Whittington 14 puncte (10 recuperări), Utahya Drye 13 p, Dara
Kovacevic 12 p, Megan Zullo 11 p, Andreea Orosz 8 p, Renata Szmutku 6 p, Anita Nagy 6 p,
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Rada Giurgiu 5 p, Annemarie Pârău 4 p, Hajnalka Szlimak 3 p, Shanika Freeman 2 p.

Pentru CS Nova Vita Târgu Mureş au marcat: Renee Riggs 10 p, Alexia Adams 6 p, Chantel
Hilliard 25 p, Tarkeisha Mackey 5 p şi Kemile Johnson 8 p.

Returul va avea loc joi, tot în sala LPS Satu Mare.

AGERPRES

1.9.50 Târg de antichități la Promenada Mall în weekend (2012-09-13 12:30)

Luna septembrie aduce din nou ceva deosebit pentru cei pasionati de antichitati: Editia a
VIII-a al Targului de Arta si Antichitati. Acesta va avea loc in perioada 14-16 septembrie 2012,
in Promenada Mall, Tirgu Mures. Targul este deschis vineri si sambata de la ora 10.00 la 22.00
iar duminica de la 10.00 la 19.00.

Targul isi propune sa aduca in fata vizitatorilor obiecte memorabile pentru diferite gusturi
si preferinte. Peste 60 de expozanti veniti din toate colturile tarii vor prezenta publicului
piese de mobilier, tablouri de colectie, bijuterii, icoane, carti vechi, numismatica, insigne,
timbre si multe obiecte invaluite in aerul boem al secolului trecut cat si creatii ale unor artisti
contemporani. Printre tablourile prezente gasiti si o lucrare a Pictorului Lucian Grigorescu
intitulata „La marginea orasului” din perioada interelica evaluata la 3000 euro. O alta piesa
deosebita este un colier de 400 g din aur alb de 18k cu briliante de 36 k , doua statuete
pereche din ceramica veche, semnate Vass Aron si datate 1925.

1.9.51 „Anul acesta nu vom adera la Schengen, este clar” (2012-09-13 12:33)

Senatorul Gyorgy Frunda a declarat joi, la Târgu Mureş, că este ’clar’ că în acest an România
nu va accede în spaţiul Schengen, că speră ca anul viitor, după stabilizarea situaţiei politice
din ţară acest lucru să se întâmple, întrucât stabilitatea politică va fi factorul determinant.
’Anul acesta nu vom adera, este clar. Decizia Consiliul European ca România şi Bulgaria să fie
acceptate sau refuzate la pachet e viabilă, deci nu vom fi separaţi de Bulgaria (...) Eu cred
că până la alegerile din România, până la cristalizarea situaţiei din România şi stabilizarea
acesteia se va amâna luarea unei decizii. Şi eu sper, dacă la anul vom avea o situaţie politică
mai stabilă, sper să fim acceptaţi în spaţiul Schengen, chiar dacă în două trepte, dar s-ar
putea chiar să fim acceptaţi într-o singură treaptă anul viitor, dacă lucrurile merg spre bine.
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Stabilitatea politică va fi factorul determinant, celelalte sunt poveşti’, a susţinut senatorul.

Frunda a precizat că acum Germania, alături de Olanda se opun integrării României în Spaţiul
Schengen, dar că numărul statelor opozante este mai mare. ’Dar Olanda îşi va păstra reti-
cenţele faţă de România, să nu uităm că şi atunci ştiam că nu-i singură Olanda şi că în spatele
ei sunt alte ţări care nu vor să facă publică decizia lor de a susţine decizia Olandei (referitoare
la extinderea spaţiului Schengen, n.r.). Situaţia este asemănătoare şi acum’, a arătat Gyorgy
Frunda.

AGERPRES

1.9.52 UDMR și-a desemnat candidații pentru parlamentare
(2012-09-13 12:35)

Preşedintele UDMR Mureş, deputatul Attila Kelemen, a anunţat joi, într-o conferinţă de
presă, că organizaţia sa a stabilit deja candidaţii la Senat şi Camera Deputaţilor pentru
fiecare colegiu din judeţ. Pentru Senat, în colegiul nr. 1 Târgu Mureş va candida senatorul
Gyorgy Frunda, în colegiul nr. 2 va candida senatorul Marko Bela, în colegiul nr. 3 - omul de
afaceri Jozsef Balogh, consilier judeţean, şi în colegiul nr. 4 va candida Andrea Csep, consilier
judeţean.

La Camera Deputaţilor, în colegiul uninominal nr. 1 Târgu Mureş va candida deputatul Karoly
Kerekes, în colegiul nr. 2 Târgu Mureş va candida Lokodi Edita Emoke, vicepreşedintele CJ
Mureş, în colegiul nr. 3 - deputatul Attila Kelemen, în colegiul nr. 4 - profesorul Fodor Jozsef,
în colegiul nr. 5 - Laszlo Borbely, vicepreşedintele politic al UDMR, în colegiul nr. 6 - avocatul
Gogolak Csongor, în colegiul nr. 7 - Imre Sallai, viceprimarul oraşului Sărmaşu, iar în colegiul
nr. 8 va candida Eros Csaba, consilier judeţean. ’Aceasta este lista completă a candidaţilor,
suntem în plină pregătire a alegerilor parlamentare, avem strategii distincte pentru fiecare
circumscripţie, atât pentru deputaţi cât şi pentru senatori’, a arătat Attila Kelemen. Acesta a
precizat că listele de candidaţi ar fi trebuit analizate şi finalizate în şedinţa din 28 septembrie,
însă dat fiind faptul că pe fiecare colegiu s-a înscris doar câte un candidat, lista a fost finalizată
mai devreme.

Faţă de alegerile anterioare, Laszlo Borbely va candida în colegiul nr. 5 şi nu în colegiul nr.
1 Târgu Mureş unde a fost ales în 2008, în timp ce deputatul Karoly Kerekes va candida în
colegiul nr. 1. Pe lângă parlamentarii consacraţi ai UDMR Mureş, Marko Bela, Gyorgy Frunda,
Karoly Kerekes, Attila Kelemen şi Laszlo Borbely, ceilalţi candidaţi sunt nume noi, care nu au
mai candidat pentru Parlament.

AGERPRES
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1.9.53 Zece dosare penale pentru muncă ilegală cu minori (2012-09-14 06:54)

[1] Inspectorii de muncă au întocmit 10 sesizări penale pentru nerespectarea condiţiilor
de muncă pentru minori, în urma celor 15 controale efectuate de Inspectoratul Teritorial de
Muncă (ITM) Mureş în cadrul campaniei naţionale privind prevenirea şi combaterea exploatării
tinerilor prin muncă.

Potrivit directorului ITM Mureş, Andrei Mureşan, controlul a fost efectuat în perioada 27 august
- 8 septembrie, ocazie cu care au fost depistaţi 10 tineri în vârstă de 16 ani, în cazul cărora
angajatorii nu au respectat condiţiile privind durata timpului de lucru, perioada concediului de
odihnă şi interdicţia de a folosi tinerii la muncă pe timp de noapte.

Cele zece cazuri au fost descoperite în domeniile pază şi protecţie, construcţii, activităţi de
întreţinere corporală, prelucrarea lemnului, fabricarea produselor din carne şi restaurante.

Andrei Mureşan a mai arătat că, pe lângă cele 10 sesizări penale pentru nerespectarea condiţi-
ilor de muncă pentru minori, echipele de control au aplicat nouă sancţiuni contravenţionale,
din care cinci amenzi în valoare de 17.500 de lei şi patru avertismente.

AGERPRES
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1.9.54 „Zootehnia în cel mai grav pericol din ultimii 50 de ani”
(2012-09-14 06:58)

Vicepreşedintele Comisiei pentru Agricultură din Camera Deputaţilor, Attila Kelemen, a
declarat joi, la Târgu Mureş, că în acest moment Guvernul nu ar trebui să acorde prioritate
despăgubirilor pentru culturile agricole afectate de secetă, ci ar trebui să salveze sectorul
zootehnic, aflat în cel mai grav pericol din ultimii 50-60 de ani. ’Sectorul zootehnic trebuie
sprijinit acum, fiindcă este o situaţie inedită, de cel puţin 60-70 de ani nu am întâlnit această
situaţie (...) E o situaţie neîntâlnită în ultimii 50-60 de ani în România. Eu trag un semnal
de alarmă: Atenţie la zootehnie! Zootehnia este singurul sector care poate fi acum ajutat.
Zootehnia trebuia ajutată astăzi sau ieri’, a afirmat Attila Kelemen, într-o conferinţă de presă.

Acesta a arătat că pe fondul secetei Guvernul ar trebui să se gândească la o serie de soluţii,
cum ar fi protejarea preţurilor, ajutoare date pentru animalele care rabdă de sete şi nu mai pot
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fi adăpate sau să ia exemplul Slovaciei, care măreşte cu 30 % sprijinul aprobat de UE pentru
bunăstarea animalelor.

’Bunăstarea animalelor - nu numai să aibă un grajd şi termoizolare, unde se culcă, ci să simtă
animalul că este sătul sau că a băut, a fost adăpat. Un animal neadăpat trei zile pierde mult
din producţia de lapte - 80 %’, a susţinut deputatul, care a spus că situaţia este mult mai gravă
decât a fost în 1973, la ultima epizootie de febră aftoasă din România, când s-au decimat
efectivele de bovine.

Kelemen a precizat că această situaţie este nemaiîntâlnită în agricultura României, iar Gu-
vernul trebuie să se gândească foarte serios, întrucât ’o treime din această ţară este făcută
pentru zootehnie, nu pentru cultură, şi dacă nu se gândeşte serios, pierdem efectivele de
ovine, de bovine, sectorul porcin şi aşa are probleme’.

’Carnea de pasăre şi de porc va fi foarte scumpă, dacă va mai exista. Şi nu ne consolează dacă
aducem carne din Danemarca (...) Într-o jumătate de ani poţi să pui pe butuci tot efectivul de
animale, tot sectorul zootehnic - trebuie cel puţin trei-patru ani să îl refaci (...) Toată lumea
ştie că marea cultură, cultura de cereale e compromisă în România, ca să dai acum ajutoare
sau despăgubiri nu faci mare lucru. Singura soluţie viabilă ar fi dacă ar ajuta zootehnia să
rămână undeva la nivel de plutire. Este o situaţie catastrofală! Din păcate şi procesatorii sunt
într-o situaţie neîntâlnită (...) Magazinele sunt pline de diferite sortimente, poate câteodată nu
chiar de bună calitate din import, procesatorii stau cu marfa nepreluată, iar supermarketurile
coboară preţurile şi speculează această situaţie de criză’, a susţinut Attila Kelemen.

Deputatul a susţinut că hotărârea de Guvern privind aprobarea schemei ’Ajutoare de minimis
pentru compensarea efectelor fenomenului de secetă manifestat în anul agricol 2011-2012,
asupra culturilor agricole’ nu rezolvă criza actuală şi că atenţia trebuie îndreptată spre
zootehnie.AGERPRES

1.9.55 Fiecare școală va fi supravegheată de câte un polițist
(2012-09-14 12:37)

Şeful Inspectoratului de Poliţie al Judeţului (IPJ) Mureş, comisar şef Valentin Pescari, a
anunţat vineri, într-o conferinţă de presă, că odată cu începerea noului an şcolar, în judeţul
Mureş fiecare şcoală va fi supravegheată de un cadru de poliţie. ’La începerea anului şcolar,
Poliţia îşi fixează anumite priorităţi: pentru noi, prevenirea săvârşirii unor infracţiuni în şcoli.
La nivel de judeţ, fiecare şcoală va fi repartizată unui cadru de poliţie - agent sau ofiţer - care
ia legătura de fiecare dată cu directorul şcolii sau cu reprezentantul, pentru problematica
de natură poliţienească. În fiecare dimineaţă, când elevii vin la şcoală, să avem de Poliţie
în proximitate, pentru prevenirea unor infracţiuni, acelaşi lucru fiind valabil şi la terminarea
şcolilor. În 2011 nu ne-am confruntat cu o problematică deosebită, nu au fost infracţiuni
cu violenţă, au fost ceva probleme pe linie de droguri, supravegheată de BCCOA’, a arătat
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Pescari, care a precizat că doar în Târgu Mureş există 39 unităţi de învăţământ.

Şeful IPJ Mureş a dispus astfel ca patrulele de poliţie să fie prezente în zona şcolilor, iar fiecare
unitate de învăţământ va fi inclusă în itinerariile de patrulare auto şi pedestre ale poliţiei. În
plus, la fiecare şcoală vor fi afişate datele de contact ale poliţistului de proximitate, pentru
o mai bună comunicare. ’Echipajele de poliţie vor fi prezente, zilnic, în zona intrărilor în
şcoli, în intervalele orare în care se efectuează intrarea şi ieşirea de la cursuri a elevilor, fiind
supravegheate în permanenţă, traseelor de deplasare a elevilor. Întrucât multe unităţi şcolare
deţin terenuri de sport care sunt frecventate de un număr mare de copii, se vor efectua
patrulări în zona şcolilor şi când elevii nu au cursuri’, a arătat Pescari, care a precizat că o
atenţie deosebită va fi acordată unităţilor de învăţământ din mediul rural.

Poliţia Rutieră va fi prezentă de asemenea în apropierea şcolilor, pe arterele de circulaţie
intens tranzitate, pentru asigurarea fluenţei şi siguranţei traficului rutier la orele de maximă
afluire a elevilor şi vor fi activate patrulele şcolare de circulaţie.

AGERPRES

1.9.56 Spectacol de dans tradițional rom (2012-09-14 12:41)

Centrul de Incluziune Socială pentru Persoanele de Etnie Romă - Centru organizează în
data de 18 septembrie 2012, ora 18, în sala festivă a Grupului Școlar Constantin Brâncuși
(Liceul de Construcții, str. Victor Babeș Nr. 11) spectacolul de dans „Amala! Len aven te chels
– Gyertek táncoba! – Veniți la dans! ”. Evenimentul este organizat cu ocazia Zilei portului și
dansului tradițional rom.

1.9.57 Tot mai mulți șomeri (2012-09-16 20:00)

Populaţia municipiului Tîrnăveni s-a împuţinat cu aproape 10.000 de persoane în decurs
de 20 de ani. Dacă la nivelul anului 1992 populaţia municipiului număra 30.263 de locuitori în
2011 s-a redus la 20.865 de localnici. În prezent 55,4 % sunt femei şi 44,6 % sunt bărbaţi.

Din totalul populaţiei 14.937 s-au declarat de etnie română, ceea ce reprezintă 72,21 %,
maghiari sunt 17,57 % adică 3.168. De asemenea, 2.327 s-au declarat romi, adică un procent
de 9,64 %, 54 germani, 10 ruşi lipoveni, 19 alte etnii şi 160 nedeclaraţi. La capitolul religie
15.837 s-au declarat ortodocşi, 1.003 sunt greco-catolici, 699 romano-catolici, 2008 sunt
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reformaţi, 259 unitarieni, 193 baptişti, 192 penticostali, 89 adventişti de ziua a şaptea, 211
creştini după evanghelie, 132 martori ai lui Iehova, 3 musulmani, 37 fără religie şi 23 de atei.

Conform recensământului realizat în anul 2011, 39 % din populaţia Tîrnăveniului o reprezintă
muncitorii, aici fiind incluşi toţi cei care au un serviciu indiferent de localitate. La categoria
oamenilor care au venituri mai intră şi liberi profesioniştii şi întreprinzătorii particulari care
reprezintă 20 % din populaţie. Un procent de 15 % sunt ţărani, 18 % şomeri şi 8 % fără
ocupaţie. Comparativ cu anul 1992 când numărul persoanelor care munceau era de 8.030
situaţia din prezent este dramatică.

Pe raza municipiului mai activează 11 societăţi comerciale pe acţiuni şi circa 240 de societăţi
comerciale cu răspundere limitată, alături de care mai posedă autorizaţii peste 250 de
persoane fizice pentru diferite activităţi comerciale şi prestări servicii.

Slaba dezvoltare din punct de vedere economic se reflectă şi în situaţia infracţionalităţii, care
este în creştere la Tîrnăveni. Conform raportului Poliţiei Locale, satul Bobohalma, localităţile
componente şi cartierele mărginaşe sunt locuri pretabile comiterii de infracţiuni, de sustrageri
de produse agricole de pe câmp şi din gospodăriile oamenilor, furturi de animale şi păsări. În
cartiere au loc în mod special furturi din autoturismele parcate, distrugeri de mobilier stradal şi
furtul de capace de pe străzi şi alei. Furturile au ca principale cauze numărul mare de locuitori
fără serviciu. Un alt tip de situaţii cu care se confruntă Poliţia Locală îl reprezintă scandalurile
intra şi interfamiliale.

Informaţiile obţinute cu ocazia recensământului realizat în anul 2011 nu sunt perfect conclu-
dente deoarece multe persoane nu şi-au declarat situaţia reală. Situaţia cea mai elocventă
este la persoanele de etnie romă care s-au declarat de naţionalitate română. Conform
estimărilor făcute de reprezentanţii romilor la Târnăveni locuiesc peste 8.000 de persoane de
etnie romă, iar în datele oficiale apar doar 2.000. Cu toate acestea, recensământul din 2011
a scos la iveală scăderea dramatică a populaţiei şi reducerea numărului de persoane active.

Mircea Barbu

1.9.58 Anul școlar începe guvernamental (2012-09-16 20:05)

Școlile Gimnaziale vor începe noul an școlar cu doi directori noi. Concret, la Gimnaziul de
Stat „Augustin Maior”, noul director, Maria Bogdan a fost numită s-o înlocuiască pe Cornelia
Mera care a stat doi ani la conducerea instituţiei. În ceea ce priveşte adjuncţii şcolii aceştia au
rămas la fel ca anul trecut: Maria Demeter şi Lavinia Zanfir de la Şcoala de muzică.

La Gimnaziul Florea Bogdan, directorul Gheorghe Conţiu s-a pensionat şi a lăsat conducerea
şcolii pe mâna profesoarei de limba română Camelia Boariu, care a fost numit prin mandat,
1192 ©2024 www.punctul.ro



1.9. SEPTEMBER BlogBook

director adjunct rămânând acelaşi Ördög Zoltán. La Şcoala Generală Nr. 4 din cartierul
Apalina, modificările s-au petrecut anul trecut în decembrie, când după mulţi ani Violeta
Atănăsoaie a fost înlocuită cu Cireşica Ţigu, cea care a rămas în funcţie şi în acest an şcolar.
La fel se prezintă situaţia şi la Gimnaziul „Alexandru Ceuşianu”, unde Jean Timuş va fi în
continuare la conducerea unităţii de învăţământ.

Cea mai mare surpriză a venit de la Centrul Şcolar de Educaţie Incluzivă Nr. 3 (aşa-zisa şcoală

specială), unde după o lungă şedere pe scaunul de conducere ( 21 de ani), Ştefan Sabău, care

mai are un an până la pensionare, a fost înlocuit cu Ioan Socol. Directorul adjunctul a rămas

şi aici acelaşi Adriana Oprea.

3 licee - o schimbare

Referitor la liceele din oraş, doar o singură instituţie are o nouă conducere. Grupul Şcolar „Ioan
Bojor” (fostul a liceu agricol), Alexandrina Lupescu a luat locul Claudiei Târnăvean. Adjuncţii
însă au rămas şi aici neschimbaţi. În ceea ce priveşte celelalte licee, conducerile sunt aceleaşi
şi în acest an, respectiv Ştefan Şerban la Grupul Şcolar Petru Maior şi Szilágyi Melinda la liceul
„Lucian Blaga”.

Emeșe Ardelean

1.9.59 Sute de ludușeni au cerut un loc de muncă (2012-09-16 20:09)

La alegerile locale din vara acestui an, Cristian Moldovan a fost ales de luduşeni în funcţia

de primar şi din cauza programului electoral realist şi bine întocmit în care la primul punct

spunea că asigurarea locurilor de muncă este soluţia de care este nevoie: „Am candidat

pentru funcţia de primar pentru că am simţit sincer că se poate face mult mai mult decât a

făcut vechea administraţie. Cred în continuare că putem face mult mai mult şi voi depune

toate eforturile pentru a demonstra acest lucru!” Şi, pentru că în această perioadă investitorii

nu se grăbesc să vină în Luduş să creeze noi locuri de muncă, Cristian Moldovan s-a hotărât

să meargă el la investitori.
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Un parteneriat benefic

Liviu Botezan, consilier al primarului, spune că Primăria oraşului Luduş a încheiat un partene-

riat strategic cu producătorul de îngrăşăminte Azomureş Tîrgu-Mureş, principalul scop al

demersului făcut fiind acela de a reduce şomajul în oraş. Sunt invitaţi pentru angajare oper-

atori chimişti, electricieni, tehnicieni prelucrare prin aşchiere, sudori, tehnicieni prelucrarea

metalului, lăcătuşi, muncitori calificaţi în construcţii precum şi muncitori necalificaţi. Până în

ziua de 12 septembrie, la Secretariatul Primăriei au fost depuse peste 400 de cereri pentru

cele 200 de locuri de muncă oferite de Azomureş, înscrierile fiind deschise în continuare. Este

de remarcat faptul că un procentaj însemnat din cererile depuse aparţin tinerilor dornici de

muncă, dar condamnaţi la şomaj pe o piaţă a muncii deficitară.

Cerere mare – oferta pe măsură

Miercuri, 12 septembrie, Ovidiu Maior, PR. Manager AZOMUREŞ Tîrgu-Mureş, însoţit de o
mică armată de funcţionari de la Departamentul de Resurse Umane al Combinatului au fost
întâmpinaţi la Casa de Cultură „Pompeiu Hărăşteanu”, locul de desfăşurare al interviurilor, la
fel ca în cazul spectacolelor gratuite de muzică populară în zilele de sărbătoare. Dar, nu era
vorba de niciun concert, era concretizarea unui parteneriat benefic pentru ambele părţi prin
care Primăria rezolvă şomajul local, iar Azomureş îşi asigură forţa de muncă pentru viitor.

Ovidiu Maior ne-a declarat că „La Azomureş în următorii patru ani se vor derula investiţii ample
în valoare de peste 200 de milioane de dolari. Noii acţionari de la Azo, Compania elveţiană
AMEROM şi-a asumat acest plan de investiţii încă de la preluarea Combinatului, astfel că în
perioada următoare va fi nevoie de un număr suplimentar de angajaţi. Investiţiile se vor
derula în paralel cu activitatea de producţie, motiv pentru care numărul angajaţilor trebuie să
fie suplimentat”.

Conducerea Combinatului şi-a îndreptat atenţia şi la oraşele din apropierea Tîrgu-Mureşului
pentru că acolo sunt mulţi oameni care au fost cuprinşi în industrie, iar după anii ’90 au
devenit şomeri fără vina şi voia lor. Oraşul Luduş care a avut numeroase unităţi industriale cu
meseriaşi bine pregătiţi poate constitui un izvor însemnat de forţă de muncă bine calificată.
Ovidiu Maior spune că Azo are nevoie de meseriaşi care îşi doresc să muncească într-o unitate
serioasă, în care există condiţii bune de muncă, dar care are nevoie de oameni bine pregătiţi
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din punct de vedere profesional.

Cei care s-au prezentat la interviu trebuia să-i convingă pe angajatori că sunt buni în meseria
lor, că au calităţile, calificările şi abilităţile necesare, iar personalul de la Resurse Umane să-i
convingă pe potenţialii angajaţi că vor avea un salariu decent, plătit la timp de un Combinat
în care există un plan de derulare a investiţiilor şi a producţiei pe o perioadă lungă de timp.
În prima zi au fost acceptate un număr de 40 de dosare ale unor posibili lăcătuşi care îşi vor
desfăşura activitatea în Combinatul AZOMUREŞ din Tîrgu-Mureş.

Ioan A. Borgovan

1.9.60 Combinații á la Ford (2012-09-16 20:20)

Vremurile bune din industria auto par atât de îndepărtate încât acum un suc, o cafea și un

fursec par semne de bogăție la o lansare auto. Cam asta a fost pe scurt și povestea ultimului

eveniment organizat de un dealer auto din Tîrgu-Mureș Autohaus Westcar, reprezentanța Ford.

Am participat la informarea organizată de Ford-iști după întoarcerea acestora de la întrunirea

dealerilor din Europa, și noutățile nu sunt nici puține, nici mărunte.

Începem cu motorul anului ...

EcoBoost 1.0 de 100 cp. După ce a câștigat cam toate premiile acordate de ziariști, critici și
specialiștii din industria auto, motorul vedetă de la Ford va fi introdus cam pe toată gama de
autoturisme de la mic – Fiesta, la mare – C max și Mondeo trecând și prin clasa SUV – EcoSport.
Da, EcoSport. Personal consider că un SUV nu este nici Eco și nici Sport. Așa cum o mașină
Eco nu va fi niciodată Sport și, logic, nici viceversa. După ce trecem de semantica numelui
descoperim cel mai mic SUV din gama Ford, care alături de Kuga și Edge – modelul american
de mari dimensiuni – vor forma o galerie completă de mașini 4x4 de oraș.

Revenind la motorul de 1.0 litri în trei cilindri trebuie să spunem că performanțele acestuia au

uimit specialiștii nu doar prin prisma puterii obținute de 100 CP/litru, valoare regăsită până de

curând doar la motoare de înaltă performanță și în general în echiparea super-car-urilor, ci și

prin cantitatea de combustibil pe care o arde pentru a obține aceste valori. Cifrele prezentate
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de producător arată că motorul de 1.0 litri este cel mai economic din clasa sa la ora actuală.

Alte noutăți

Fiesta vine cu un face-lift și numeroase schimbări la „jumătatea” drumului acestei generații,
vine noul Mondeo, vine EcoSport și Edge în clasa SUV și noutăți importante în gama de
vehicule comerciale. Aici poate merită să acordăm puțină atenție detaliilor pentru simplul fapt
că Ford vinde foarte bine în România și în gama de utilitare. Cunoscutul Transit (categoria
două tone) care venea până acum în zeci de variante de șasiuri, cabine și accesorizări va fi
„ajutat” de două noi modele: Transit Custom (1 tonă) și Turneo Custom – fratele mic. Și de
aici încolo se împletesc atâtea modele și combinații de modele că ai nevoie de facultate și
doctorat pentru a ține pasul cu cei de la Ford. Ceea ce, pentru tine, clientule, e bine.

Cristian Teodorescu

1.9.61 Ridicol (2012-09-16 20:23)

Tot mai des am sentimentul că ne-am pierdut simțul ridicolului. Noi, publicul, dar și ei,
politicienii.

La Tîrgu-Mureș, de exemplu, se poate inaugura o jumătate de stradă reabilitată (!), cu
declarații la fața locului, învălmășeală de reporteri de televiziune de față etc. Repet, pentru
reparația unei jumătăți dintr-o stradă.

Primesc regulat pe mail mesaje de felicitare (deocamdată de la doi politicieni) cu ocazia unor
onomastici sau sărbători religioase de altă natură. Nu știu exact cum de s-au gândit cei doi
că musai trebuie să fim toți ortodocși și toți să ne bucurăm automat la aceleași sărbători. Iar
dacă nu s-au gândit la asta, atunci oare de ce livrează cu de-a sila unui județ multiconfesional
și multietnic tradiția unei singure etnii?

S-a terminat și vara în care o parte din tîrgumureșeni mai mult n-au avut apă caldă decât au
avut. Acum, află de la municipalitate că sunt șanse mari să nu aibă nici căldură la iarnă. Ceea
ce pică de minune, mai ales că știrea vine exact de la cei care au falimentat Energomurul și
explicau acum câțiva ani avantajele rămânerii în sistem. Avantaje care într-adevăr existau.

Dacă ne uităm puțin „mai sus”, avem un președinte legitim constituțional, dar renegat un
procent îngrijorător din populație. Pentru el nu e nici o problemă – hăhăiala continuă.
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Mai avem un lider de partid care ține pe zi ce trece să devină un bufon din ce în ce mai mare,
după ce scaunul de președinte interimar i-a întins entuziasmul la maxim. Mai mult, la fel ca
și președintele în exercițiu, care amenința mai acum câțiva ani cu demisia la celebrele cinci
minute după prima suspendare, și onoratul fostul președinte interimar ne-a fluturat retragerea
din politică în cazul în care demersul de suspendare eșuează; lucru care nu s-a întâmplat, iar
cu această ocazie ambii actori politici ne-au dovedit că greutatea propriilor cuvinte este egală
cu zero.

În fruntea Guvernului avem un plagiator dovedit cu acte în regulă. Un copy & paste de toată
frumusețea, descoperit de jurnaliști străini, care în orice țară civilizată duce la demisia din
funcția publică a incriminatului. La noi nu, el rămâne neclintit la conducerea țării, deși ridicolul
e cât casa.

Ridicol? Hilar? Sau oare devine o nouă regulă a normalității?

Cătălin Hegheș

Ionut Flavius Pogacian (2012-09-18 07:12:24)
dar, la Referendum ai votat ca Base’ sa plece nu ? era vai de organu nostru daca pica Base’ ! unde
sunt acum, cei care strigau jos Base’ ? nu mai da partidu bani, nu mai iasa lumea sa scandeze !

Madaras Cristi (2012-09-18 07:35:48)
Lasa ca nu toata lumea care o iesit sa-si striga nemulturirile au fost platiti, sa nu generalizam.Si dc
5 % au unele avantaje sa ramina Base, restul o duc greu, asa ca aia care-si vad numai de intere-
selor si nu-i intereseaza ce se intimpla cu tara lor numai sa ramina Base, se numesc - tradatori de tara!!!

1.9.62 Noul sezon sportiv 2012-2013 începe în forță (2012-09-16 20:26)

La sfârşitul acestei săptămâni va debuta o nouă ediţia a Ligii I la futsal.

În sezonul 2012/2013, pe prima scenă a Ligii I de futsal, vor evolua 11 formaţii, 2 dintre ele
fiind nou-promovate: Smart Ionescu Bucureşti şi CSM Studenţesc Iaşi. City’us Tîrgu-Mureş va
juca în prima etapă, pe teren propriu, azi, luni, 17 septembrie, de la ora 17, în Sala Sporturilor,
în compania celor de la Clujana Cluj-Napoca, urmând ca marți 18 septembrie, de la ora 20.00
- CSM Studenţesc Iaşi – ACS Od. Secuiesc.

De asemenea, BC Mureș va debuta în noul sezon competițional în weekendul 28-30 septembrie
când se vor desfășura partidele din Cupa României. Mureșul va face parte din seria B, alături
de BC miercurea Ciuc, Energia Rovinari și CSM Oradea. Până atunci, BC Mureș continuă
meciurile de pregătire. Echipa antrenată de Sreko Sekuvolic a fost prezentă în perioada 14-16
septembrie la Brazi, într-un turneu amical, unde a întâlnit echipele CSU Ploiești, CSM București
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și Mega Vizura Belgrad. Cornel Lungu, președintele clubului mureșean a precizat că amicalul
cu CSU Atlassib Sibiu programat pentru data de 22 septembrie nu se va mai desfășura,
conducerea clubului căutând un nou adversar.

Fosta componentă a ligii I de fotbal, FC Municipal, a realizat o nouă victorie la sfârșitul
săptămânii trecute, când a învins cu scorul de 2-1 la Râmnicu Vâlcea, într-o partidă din cadrul
etapei a III-a a Ligii a II-a de fotbal. Golurile formaţiei mureşene au fost înscrise de Precup, în
minutul 24 şi Cristea în minutul 27.

În etapa viitoare, sâmbătă, 22 septembrie băieții de la FCM vor primi vizita celor de la FC Argeş,
după care urmează două etape libere în campionat. Azi, luni, la sediul Federaţiei Române de
Fotbal, va avea loc tragerea la sorţi a 16-imilor Cupei României, fază în care FC Municipal care
va întâlni o formaţie din Liga 1.

Cristina Vancea

1.9.63 Dilema vaccinurilor (2012-09-16 20:30)

Până la vârsta de 3 ani, schema de vaccinare propusă de Ministerul Sănătăţii, cuprinde 26

de vaccinuri. Este o cifră impresionantă, având în vedere vârsta fragedă a copiilor. Astfel, în

ultima vreme, vaccinurile „obligatorii” sunt contestate de tot mai multe voci avizate. Urmă-

torul articol nu are scopul de a vă convinge dacă vaccinurile sunt bune sau nu, ci de a vă pune

câteva probleme care să ducă la o mai bună documentare din partea părinților: Care sunt

avantajele și dezavantajele vaccinurilor? Avantajele acestora sunt superioare dezavantajelor?

Sunt vaccinurile o afacere? Este populația dezinformată și „forțată” să accepte vaccinurile?

Ajută vacinurile la eradicarea unor boli sau sunt promotorele unor boli mai grave decât cele

pe care le combat?

Boli inexistente

Adversarii vaccinurilor le critică adeseori pe accestea pentru că sunt efectuate pentru a
preveni unele boli eradicate sau a căror incidență este extrem de rară; în schimb, efectele
secundare ale acestor vacinuri pot fi la fel de grave, sau chiar mai grave decât boala în
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sine. Este de exemplu, cazul difteriei, boală practic dispărută în Europa, sau al poliomelitei
al cărui vaccin poate avea următoarele efecte secundare: meningite şi encefalite; sindromul
Guillain-Barre; reacţii alergice; afecţiuni reumatice; poliomielită postvaccinală; afecţiuni
neurologice; convulsii febrile; sau chiar boala în sine (a se citi prospectul vaccinului).

Pentru a afla exact câte cazuri de boli care pot fi prevenite prin vaccinare au fost semnalate în

ultimii cinci ani în județul Mureș, am cerut date de la Direcția de Sănătate Publică Mureș. Astfel,

directorul executiv al DSP Mureș, dr. Vasile Adrian Mureșan, ne-a transmis următoarea situație:

„Numărul cazurilor de boli transmisibile care beneficiază de o profilaxie specifică şi fac parte

din programul naţional de vaccinare, apărut în ultimii 5 ani este următorul: tuberculoză (0 –

19 ani) – 283; hepatită virală de tip B (0 – 19 ani) -10; difterie – 0; tetanos – 1; tuse convulsivă

– 0; poliomelită – 0; rujeolă – 308; rubeolă - 457; oreion – 109”.

Refuzul vaccinării

Părinții pot găsi pe internet numeroase argumente pro sau contra vaccinare. Astfel, de
exemplu, site-ul www.vacinuri.ro promovează vacinarea și arată avantajele acestora, precum
reducerea diferitelor epidemii la nivel global. Dar unele site-uri aduc numeroase argumente
contra vaccinării, susținând că vaccinurile sunt adeseori inutile și foarte periculoase pentru
sănătate putând provoca grave dereglări în organism (sindromul ADHD, autism, leucemii).
Aceste site-uri publică adeseori interviuri cu doctori români celebri, precum dr. Pavel Chirilă
(doctor în științe medicale, medic primar medicină internă, directorul Centrului Medical
Naturalia și profesor de Bioetică laică și creștină, supraspecializat în fitoterapie și homeopatie)
sau dr. Christa Todea-Gross (medic specialist MG/medicina de familie). Rămâne la alegerea
părinților să se documenteze și să alegă o cale: a vaccina sau nu.

Oricum, la nivelul județului Mureș, în legătură cu refuzul vaccinării, dr. Vasile Adrian Mureșan

de la DSP, ne-a transmis următoarele informații: „ancheta sondaj efectuată în februarie –

2012 privind acoperirea vaccinală, arată că din 444 de copii născuţi în iulie 2010 care trebuiau

să fie complet vaccinaţi, la 10 din ei se regăseşte refuzul părintelui. În cursul anului 2012

maternităţile din judeţ semnalează 7 cazuri de refuz al vaccinării (BCG + HB). Nu deţinem

date despre motivele refuzurilor”. Însă, probabil numărul părinților care refuză vaccinarea

este mai mare fiindcă datele arată doar refuzul din maternitate. Iar, maternitățile efectuează

vacinarea „din oficiu”, fără să întrebe părinții, deși așa ceva nu este legal.
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Obligatorii!?!

„Noţiunea de obligatoriu şi opţional este… falsă. Nici o vaccinare în Europa nu este obligatorie.
Reglementarea românească prevede obligativitatea medicului de a vaccina copilul dacă
părinţii cer lucrul acesta şi dacă nu există contraindicaţii”, a afirmat dr. Pavel Chirilă.

Însă, nu toată lumea știe acest lucru: majoritatea părinților cred că vaccinarea este obligatorie
și unii chiar cred că dacă o vor refuza vor fi amendați. Oricum, supărător este faptul că se
fac presiuni mari asupra părinților care refuză să-și vaccineze copiii. De exemplu, aceștia
întâmpină adeseori probleme la înscrierea copiilor în grădinițe, fără să existe o bază legală în
acest sens.

Pentru a vedea care este adevărul, am sunat incognito la mai multe grădinițe din oraș

(spunând că suntem părinți care doresc să-și înscrie copilul nevaccinat la acele grădinițe), și

am discutat cu doamnele director sau cu secretarele. Am constatat că, în totalitatea cazurilor,

directorii sau secretarele grădinițelor nu cunosc legislația și chiar au refuzat înscrierea copilului

pe motiv că nu este vaccinat. Dar o întrebare la care nu au putut răspunde niciuna dintre ele

și care ridică un mare semn de întrebare asupra eficienței vaccinurilor este: „De ce ar fi un

pericol copilul meu nevaccinat pentru copiii vaccinați? Cum îi poate contamina pe aceștia cu

o anumită boală dacă ceilalți au imunitatea câștigată prin vaccinare?”)

Răspunsuri nesigure

În majoritatea cazurilor, răspunsul primit de la grădinițe a fost nesigur, iar adeseori acesta
refuza înscrierea copilului nevaccinat. La prima grădiniță la care am sunat ni s-a refuzat
înscrierea: „Trebuie fișa cu vaccinurile care s-au efectuat ca să puteți înscrie copilul”. La
următoarea grădiniță am primit un răspuns ambiguu: „Poate fi înscris copilul. Trebuie doar
situația vaccinurilor de la medicul de familie. Dar, veniți și discutăm…”, Doamna director de
la cea de-a treia grădiniță la care am sunat s-a arătat rezervată, nedorind să de-a un răspuns
care i-ar puta crea probleme: „Trebuie vaccinurile. Noi nu spunem că nu puteți să-l înscrieți
dar… Mai bine veniți la iarnă și discutăm…”.

La a patra grădiniță am primit refuzul cel mai direct: „Trebuie obligatoriu o adeverință de la
madicul de familie, unde să fie precizate vaccinurile efectuate”. „Există lege care prevadă că
nu-mi pot încrie copilul dacă nu a fost vaccinat?”, am întrebat noi. „Da, există lege”, a răspuns
în continuare directoarea. Dar când am replicat că ne-am documentat și că nu există lege
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pentru așa ceva și că vaccinurile nu sunt obligatorii, ci doar recomandate, doamna director
s-a mai înmuiat: „Probabil așa e. Mai sunați peste câteva luni. Am să mă interesez și eu mai
în detaliu”.

„Decizia de a nu înscrie un copil la şcoală sau grădiniţă pentru că nu e vaccinat este un alt

abuz, de data aceasta al directorilor de şcoală şi grădiniţă. Nu există nicio reglementare a

Ministerului Educaţiei sau a Ministerului Sănătaţii care să condiţioneze înscrierea la şcoală de

vaccinările făcute. Dacă s-ar merge în justiţie, părinţii ar câştiga întotdeauna”, a transmis

părinților dr. Pavel Chirilă.

Ce spune legea?

Legea nr. 95/2006 privind Reforma sănătăţii nu prevede obligaţia de a fi vaccinat. Articolele
374 şi 376 solicită medicului să acţioneze respectând voinţa pacientului, iar art. 649 prevede
acordul scris al pacientului pentru diagnosticul şi tratamentul cu potenţial risc (nu se face însă
definirea termenului). De asemenea, art. 651 prevede că actul medical se poate face în lipsa
consimţământului informat numai în situaţii de urgenţă în care lipsa acţiunii imediate ar pune
în pericol viaţa pacientului.

Conform OG nr. 53/2000 privind obligativitatea raportării bolilor și a efectuării vaccinărilor,
aprobată prin Legea nr. 649/2001, „Art. 1 - (2) Schema de vaccinare recomandată pentru
copii și adolescenţi este prevăzută în anexa care face parte integrantă din prezenta ordonanţă
şi în Programul naţional de imunizări aprobat prin ordin al ministrului Sănătăţii şi Familiei”.
Din analiza acestui text de lege rezultă clar că vaccinarea nu este obligatorie, pentru că se
folosește termenul „recomandată”. Totuși, numeroși copii sunt vaccinați pe bandă rulantă,
fără acordul scris sau oral al părinților și fără o informare prealabilă a acestora (câți părinți au
citit vreodată măcar un prospect al vaccinurilor din schema națională?). Astfel, multe opinii
argumentează că vaccinurile au devenit o afacere bazată pe dezinformarea părinților.

Vasile Dancea

1.9.64 Certificatul de deces al termoficării centralizate (2012-09-16 20:35)

©2024 www.punctul.ro 1201



BlogBook 1.9. SEPTEMBER

Energomur şi E.Star Mureş Energy sunt istorie. Tot istorie va deveni în scurtă vreme şi sistemul

centralizat de termoficare din Tîrgu-Mureş. Cu toate că sistemul centralizat de încălzire

producea pierderi de mai bine de 15 ani, consilierii locali şi Primărie au continuat să pompeze

bani în el. Sumele aruncate pe fereastră, sau mai bine-zis îngropate, se cifrează la 30-40 de

milioane de euro. La banii cheltuiţi degeaba se mai adaugă şi banii suportaţi tot de către

tîrgumureşeni pentru a plăti ajutoarele pentru cei care au rămas fără surse de încălzire.

15 ani de probleme la căldură

Problema încălzirii în Tîrgu-Mureş a fost un cartof fierbinte în ultimii 15 ani pentru autorităţile

publice locale. Ponoasele le-au tras însă târgumureşenii. Societăţile de furnizare a energiei

termice, indiferent de denumirea lor, dependente de gazul metan, au rămas cel puţin o dată

pe an fără această materie primă şi, implicit, nu au mai putut livra apă caldă şi căldură

consumatorilor. Pe de altă parte, de la an la an, aceste societăţi au acumulat datorii către

furnizori intrând într-un cerc vicios românesc, ce, succint, poate fi descris astfel: statul şi

administraţiile publice locale nu îşi plăteau subvenţiile, o parte a populaţiei nu îşi achita

facturile, astfel că furnizorii de energie termică nu aveau lichidităţi – uneori şi din cauza unui

management defectuos - pentru a suplini aceste întârzieri la plată şi a-şi achita debitele către

furnizori, facturile neplătite erau purtătoare de penalităţi şi, în final, ajungeau înglodate în

datorii, astfel încât oricât ar fi produs ar fi fost aproape imposibil să ajungă la zero sau chiar

pe profit etc. Acelaşi scenariu l-a parcurs şi Energomur şi, păstrând proporţiile, E.Star Mureş

Energy SRL. Iar acum în 17 septembrie putem spune că sistemul de termoficare e mort şi

poate fi îngropat fără nicio problemă. Bineînţeles, responsabilitatea se aruncă dintr-o curte în

alta şi nimeni, nu-i aşa?, nu este vinovat.

Nici usturoi nu au mâncat...

... nici energia termică nu le miroase. Parafrazând o expresie românească, UDMR se cam spală
pe mâini în problema termoficării. Secretarul grupului UDMR din Consiliul Local Tîrgu-Mureş,
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Peti András, a anunţat la sfârşitul săptămânii trecute că sfârşitul sistemului centralizat de
energie termică este aproape, atâta vreme cât mai sunt branşaţi mai puţin de 3.000 de
consumatori din cei 7.000 care erau la începutul verii. În plus, Locativ şi-a retras dosarul de la
ANRSC, astfel nu mai este nicio firmă acreditată în municipiu care să poată opera sistemul de
energie termică.

„În 3 august la insistenţele Executivului şi cu promisiunea de a da apa caldă în termen de 48 de
ore am acceptat soluţia intermediară a Locativului. Astăzi, Executivul spune că trebuia să or-
ganizeze licitaţie şi nu putea delega sistemul fără o asemenea licitaţie numai pentru Primărie”,
a spus consilierul. În plus, altă veste proastă este că preţul de producţie a gigacaloriei a urcat
deja la peste 1.200 de lei, din cauza înjumătăţirii numărului consumatorilor. Preţ care nu
poate fi susţinut prin subvenţii din bugetul local sau central. „Nu putem susţine un sistem care
produce gigacaloria la 1.200 de lei, am solicitat ca în termen de 15 zile să fie redesenată zona
unitară de termie de către Locativ şi unde putem să producem gigacaloria la acelaşi preţ, sub
500 de lei gigacaloria. Iar în celelalte zone care produc pierderi să acordăm ajutoare sociale
de 2.000 de lei familiilor care au venituri per membru de familie sub 800 de lei”, a explicat Peti.

În concluzie? „Sezonul de încălzire se apropie, nu există deocamdată nicio soluţie, nu există
Estar, nu există Locativ, ar trebui demarată o licitaţie care ne va duce în primăvară. Aştept
cu nerăbdare soluţia executivului, pentru că dânşii ne-au dus în această situaţie”, a afirmat
secretarul grupului UDMR. Acesta s-a mai întrebat retoric cine va suporta investiţiile efectuate,
care se cifrează la 30-40 de milioane de euro, nu avem încă o cifră exactă.

Noi ne permitem să îi reamintim consilierului local că şi UDMR a susţinut îndeaproape politica

de investiţii de la Energomur cu toate că, în ciuda alocărilor bugetare, societatea continua să

furnizeze energie termică în pierdere. Ca să revenim la povestea cu usturoiul şi stilul „să ne

spălăm pe mâini”.

Agenda care arde Primăria

Problema încălzirii s-a aflat şi pe agenda viceprimarului Ionela Ciotlăuş care a lovit în reprezen-
tanţii Primăriei, responsabili, în opinia sa de situaţia creată. „De trei luni de zile, domnul primar
nu consideră că aceasta este o situaţie de urgenţă cu toate că ne asigură de îngrijorarea
dânsului”, a spus aceasta.

De asemenea, aceasta a mai redeschis o rană, scandalul în jurul Locativ care a fost desemnat
să preia operarea sistemului de energie termică. „Societatea Locativ care ar fi trebuit să se
autorizeze ca şi operator autorizat al sistemului, săptămâna aceasta îşi retrage dosarul de
la ANRSC. De ce? Pentru că procedura de delegare a serviciului nu este îndeplinită legal.
Pentru că faimosul proiect susţinut de Florea, Maior şi Csegzi şi vizat de doamna secretar nu
îndeplineşte procedurile legale. Vă reamintesc că eu am iniţiat un proiect de hotărâre pentru
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delegarea directă a gestiunii – l-am iniţiat sub îndrumarea ANRSC şi a colegilor de la Primăria
Iaşi care s-au confruntat cu aceeaşi problemă. Proiectul în mod suspect nu a primit viza de
legalitate de la doamna secretar”, a întors cuţitul în rană Ciotlăuş. Mai ales că nu vom şti
prea curând dacă varianta sa de proiect era bună sau nu, în schimb am aflat că proiectul de
hotărâre propus de către Executiv şi votat de către aleşii locali nu era legal.

Ciotlăuş mai susţine că nu vor fi suficienţi cei 2.000 de lei – cât va fi, probabil, ajutorul ce
urmează să fie acordat persoanelor cu venituri scăzute – pentru ca târgumureşenii care
îndeplinesc condiţiile să îşi instaleze un sistem propriu de încălzire. Aceasta a venit cu ideea
că: „poate ar trebui acordat un ajutor mai mare în sistem rambursabil”.

Pe de altă parte, în paralel cu demersurile consilierilor primarilor, Claudiu Maior şi Csegzi
Sándor, şi viceprimarul a continuat să dialogheze cu reprezentanţii târgumureşeni ai E.ON
România. „Joi am fost la E.ON Gaz, avem toată disponibilitatea acestora de a rebranşa gazul
la centralele blocurilor ANL şi, de asemenea, sunt câteva centrale mici la care sunt racordate
2-3 blocuri – Mihai Viteazu, Aleea Săvineşti, Libertăţii, câteva centrale unde vor fi încheiate
contracte direct între asociaţiile de proprietari şi E.ON Gaz”, a spus Ciotlăuş. Când se va
întâmpla acest lucru, vom vedea însă, pentru că şi ceilalţi reprezentanţi ai Primăriei spun deja
de câteva săptămâni că e o problemă de zile până ce consumatorii amintiţi mai sus vor avea
gaz metan.

Viceprimarul recunoaşte indirect că s-a înşelat atunci când a decretat, în urmă cu mai puţin de
două săptămâni, că sistemul centralizat trebuie păstrat şi că acesta este într-adevăr în colaps.
„Acum ne spun că sistemul este ineficient şi au semnat certificatul de deces al acestui sistem
după ce au investit 30 de milioane de euro în el. Astăzi admit şi eu acest lucru, cu precizarea
că poartă responsabilitatea acestei semnături. Acest sistem este un sistem mort. Dar cei trei
trebuie să răspundă”, a afirmat Ciotlăuş.

Doamnei viceprimar (cu toate că aleşii liberali din mandatul trecut – ne referim la Sebastian

Pui şi Călin Ceontea – au evitat să voteze proiectele referitoare la sistemul de termoficare) îi

reamintim însă că de acest dezastru sunt responsabili şi aleşii locali ai UDMR cu care acum USL

e partener în Consiliul Local Tîrgu-Mureş, respectiv că, fără votul consilierilor din mandatele

trecute, această gaură neagră care a fost sistemul de termoficare – motivele din cauza cărora

a ajuns falimentar nu prea mai contează şi oricum le-am expus la începutul materialului - nu

poate fi alimentată.

Ţapii ispăşitori – consilieri

Bineînţeles, pentru reprezentanţii Executivului, alţii decât viceprimarii, vinovaţi de situaţia
creată sunt aleşii locali. Care nu au votat ajutorul de urgenţă pentru cei care vor să se
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debranşeze, deşi Executivul insista ca sistemul de termoficare centralizat să fie continuat de
Locativ. „În ciuda opoziţiei vehemente a unor consilieri locali de a lua cât mai rapid o decizie
în acest sens, executivul face toate eforturile ca sezonul rece să nu-i găsească fără căldură şi
apă caldă. Propunerea consilierului Claudiu Maior de a acorda un ajutor de urgenţă în vederea
montării unui sistem de alimentare cu energie termică, s-a aflat din nou în mapa consilierilor
locali în speranţa luării unei decizii ferme, care însă nu a venit”, au arătat reprezentanţii
Primăriei. Iar consilierul Maior a continuat în aceeaşi notă: „Faptul că unii consilieri ţin cu dinţii
de sistemul centralizat, chiar şi în zone în care din cauza numărului mic de branşaţi costurile
pe perioada iernii vor fi exorbitante, nu demonstrează decât rea-voinţă şi refuzul de a da o
mână de ajutor oamenilor, din raţiuni pur politicianiste”.

Totuşi, orice târgumureşean poate observa că în convocatorul pentru şedinţa din 6 septembrie

invocată de către reprezentanţii Primăriei, nu apare niciun proiect de hotărâre care să se

refere la acordarea vreunui ajutor de urgenţă. Şi nici printre proiectele de hotărâre postate pe

site-ul Primăriei pentru aceeaşi şedinţă. Astfel că ne oprim doar aici şi ne abţinem de la orice

comentariu.

Cine câştigă?

Confruntaţi cu atâtea declaraţii contradictorii, în stilul românesc de derutare a cetăţenilor, cu
suportul nemijlocit al mass-media, care ajunge să nu mai ştie pe cine şi ce să creadă, sunt
totuşi câteva certitudini.

Astfel, este clar că, din 6 septembrie, E.Star Mureş Energy nu mai operează în Tîrgu-Mureş
sistemul de termoficare. La fel de cert este că Locativ atât de susţinut – îmi amintesc chiar
de un consilier local PD-L care explica, am spune cu mult patos, de ce societatea Locativ
care la momentul respectiv nu se încadra în cerinţele ANRSC ar trebui să devină operator al
sistemului – nu avea nicio şansă să obţină acreditarea. Totuşi apreciem că în al 12-lea ceas
pentru a nu periclita acreditarea unui alt operator, directorul Locativ a retras dosarul.

La fel de clar ne este că de situaţia creată va profita E.ON România care va avea mai mulţi
consumatori captivi – cărora însă le va tăia mult mai greu gazul -, respectiv firmele care vând
şi meşterii care montează centrale. La fel de clar ne este că s-au cheltuit zeci de milioane de
euro din care se puteau construi noi clădiri pentru şcoli, grădiniţe şi creşe sau se puteau face
alte investiţii care erau necesare.

Cât despre povestea responsabilităţii pentru îngroparea a zeci de milioane de euro, daţi-ne
voie să credem că nimeni nu va fi vinovat pentru bătaia de joc faţă de banul dat de către
contribuabilul târgumureşean pe care nu l-a întrebat nimeni dacă este de acord sau nu cu
cheltuirea în acest mod a taxelor şi impozitelor sale.
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Ligia Voro

1.9.65 Mureșul spre o nouă campanie electorală (2012-09-16 20:45)

Au mai rămas aproximativ trei luni până la alegeri, iar politicul mureșean intră în linie

dreaptă spre o nouă campanie electorală. De această dată partidele pregătesc campania

pentru alegerile generale, care vor avea loc spre finalul anului, în data de 9 decembrie.

În urma lor vom cunoaște și noii deputați și senatori de Mureș. Până atunci însă, o etapă

importantă tocmai se află în plină derulare, cea în care partidele își desemnează candidații

pe fiecare colegiu în parte – opt colegii pentru deputați și patru pentru senatori. Deocamdată

însă partidele n-au finalizat această etapă.

Singura excepție...

...este UDMR, care săptămâna trecută a făcut publică lista candidaților din județul Mureș.
Pentru Senat, pe colegiul nr. 1 care acoperă întreg municipiul Tîrgu-Mureș, va candida din
nou Frunda György, ales în 2008 exact din același colegiu. Pe colegiul nr. 2, care este aferent
părții de est a județului, deci unde populația este majoritar maghiară, va candida din nou
Markó Béla, cum a făcut-o și în 2008. Celelalte două colegii, respectiv 3 și 4, sunt considerate
pentru UDMR neeligibile. Acolo vor candida totuși Balogh Iosif și Csép Andrea, ambii consilieri
județeni.

Pentru Camera Deputaților lucrurile nu stau la fel de simplu. Încă deputați în exercițiu, Borbély
László și Kerekes Károly au făcut rocadă de colegii, iar acum Kerekes va candida pe colegiul
uninominal 1 (aproximativ o jumătate din Tîrgu-Mureș). Tot la Tîrgu-Mureș, pe colegiul nr. 2
candidează Lokodi Edita, vicepreședinta Consiliului Județean.

Pe colegiul 3, respectiv oraşul Ungheni, plus comunele Acăţari, Ceauşu de Câmpie, Crăciuneşti,
Cristeşti, Gheorghe Doja, Glodeni, Gorneşti, Mădăraş, Pănet, Păsăreni, Sâncraiu de Mureş,
Sânpaul, Sântana de Mureş, Şincai, Voivodeni candidează actualul deputat Kelemen Attila.
Pe colegiul 4, respectiv municipiul Tîrnăveni, oraşele Iernut și Luduş, plus comunele Adămuş,
Aţintiş, Bichiş, Bogata, Cheţani, Cucerdea, Cuci, Găneşti, Ogra, Tăureni, candidează profesorul
Fodor József.
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Pe colegiul 5, respectiv oraşele Miercurea Nirajului, Sângeorgiu de Pădure și Sovata, plus
comunele Bereni, Chibed, Corunca, Eremitu, Ernei, Fântânele, Găleşti, Ghindari, Hodoşa,
Livezeni, Măgherani, Neaua, Sîngeorgiu de Mureş, Sărăţeni, Vărgata, Veţca candidează
Borbély László. Aici este evident un fief UDMR, la alegerile trecute Kerekes Károly fiind ales
fără emoții. În colegiul 6, municipiul Sighişoara și comunele Albeşti, Apold, Bahnea, Băgaciu,
Bălăuşeri, Coroisânmartin, Daneş, Mica, Nadeş, Saschiz, Suplac, Vânători, Viişoara, Zagăr,
candidează avocatul Gogolák Csongor.
Colegiul 7, oraşul Sărmaşu plus comunele Aluniş, Band, Batoş, Băla, Brâncoveneşti, Cozma,
Crăieşti, Deda, Fărăgău, Grăbenişu de Câmpie, Iclănzel, Lunca, Lunca Bradului, Miheşu de
Câmpie, Papiu Ilarian, Pogăceaua, Râciu, Răstoliţa, Ruşii Munţi, Sânger, Sânpetru de Câmpie,
Stânceni, Suseni, Şăulia, Valea Largă, Vătava, Zău de Câmpie candidează viceprimarul de
la Sărmașu, Sallai Imre. În fine, colegiul 8, respectiv municipiul Reghin și comunele Beica
de Jos, Breaza, Chiheru de Jos, Gurghiu, Hodac, Ibăneşti, Ideciu de Jos, Petelea, Solovăstru,
candidează consilierul județean Erôs Csaba.

Având astfel harta colegiilor pentru Camera Deputaților, cele 4 colegii pentru Senat sunt

alcătuite din câte două de deputați, după cum urmează: colegiul 1 Senat – 1 și 2 de la Camera

Deputaților, colegiul 2 Senat – 3 și 5, colegiul 3 Senat – 4 și 6, iar colegiul 4 Senat – 7 și 8.

La PD-L...

...considerată după alegerile din 2008 a doua forță politică din Mureș prin prisma numărului
de parlamentari, lucrurile nu sunt la fel de clarificate încă. Se lucrează la criterii, se jonglează
pe fiecare colegiu cu mai multe nume, însă oficial nu s-a stabilit nimic. Purtătorul de cuvânt
al PDL Mureș Ioana Roman ne preciza următoarele: „Pregătirea campaniei este în toi, dar
încă numele persoanelor care vor candida pentru fiecare colegiu în parte nu a fost stabilite.
Sunt diverse și multiple variante, urmează ca BPJ să hotărască acest lucru probabil până la
finele lunii septembrie, începutul lunii octombrie. Atunci vom avea numele și ele vor fi făcute
publice. Deocamdată pe fiecare colegiu avem mai multe variante. Evident, sunt luați în calcul
în pole position ca și candidați, deputații și senatorii pe care PD-L deja îi are. Aceia, dacă își
doresc să candideze sunt primi luați în calcul. Pentru colegiile unde nu avem, acolo e mai
greu de găsit persoanele cele mai potrivite care să intre în bătălie cu șanse reale de a câștiga”.

Neoficial, din actualii parlamentari PD-L, respectiv deputații Toader Stroian, Doru Oprișcan și

senatorul Petru Bașa, se pare că Stroian nu va mai candida, pe când ceilalți doi s-ar părea că

intră din nou în cursă pentru al doilea mandat. Un al nume vehiculat ar fi cel al fostului primar

de la Luduș, Florin Urcan.
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Cea mai complicată situație...

...este la USL, din pricina negocierilor între cele PNL și PSD, la care se adaugă cele între PSD
și UNPR. La nivel național situația este încă și mai complicată, dar tensiunile par să se fi
dezamorsat după întâlnirea de la Murighiol din Delta Dunării, unde a participat și o delegație
din județul Mureș. Deși protocolul USL prevede principiul parității în desemnarea candidaților,
așadar jumătate să revină alianței PNL și PC, iar jumătate alianței PSD și UNPR, paritatea nu
s-a mai respectat. La nivel național PNL și PC au 206 colegii, iar PSD și UNPR au 246. La nivelul
județului Mureș situația stă puțin altfel, întrucât PNL va avea candidați în colegiile 1, 2, 3, 5
și 7, pe când PSD va desemna candidații pentru colegiile 4 și 8. PNL ia într-adevăr mai multe
colegii, însă în multe din ele are șanse mici sau infime de a propune candidați eligibili. Pentru
Senat, varianta negociată la întâlnirea de la Murighiol se pare că este ca PNL să propună
candidați în colegiile 2 și 3, iar PSD în colegiile 1 și 4.

Dacă vorbim de numele candidaților, atunci lucrurile se complică și mai tare. La PSD de
exemplu, abia astăzi (luni 17 septembrie) va fi o ședință a Biroului Permanent Județean în
care forul va fi informat cu privire la discuțiile din Deltă. Abia apoi urmează procedura oficială
de desemnare a candidaților pe fiecare colegiu, iar numele se vor anunța la finalul lunii
septembrie sau cel târziu începutul lunii octombrie.

Totuși, există câteva informații neoficiale. Actualul senator Corneliu Grosu, ales în 2008 din
partea PSD, se pare că va candida pe colegiul 4 Senat, acum din calitatea de lider UNPR Mureș.
La fel de sigură pare o nouă candidatură impusă de la centru a lui Victor Socaciu pe un nou
mandat de deputat de Mureș, pare-se printr-o legătură directă a lui cu încă influentul în PSD
Ion Iliescu. Cum colegiul de deputați 8 este aproape sigur rezervat lui Vasile Gliga, actual
deputat ales din acel colegiu, între timp ajuns și președinte PSD Mureș, e aproape sigur că
Socaciu va candida în colegiul 4.

Numele liberale care vor fi aruncate în luptă sunt încă și mai incerte. Sigură pare să fie
candidatura lui Cristian Chirteș, care deja a fost anunțată. Alte nume vehiculate sunt cele ale
Feliciei Pop, care însă între timp a fost promovată la conducerea Gărzii Financiare, așadar s-ar
putea să nu mai accepte candidatura.

Cea mai mare surpriză care se prefigurează este însă reîntoarcerea omului de afaceri Virgil
Mailat. Se pare că Mailat și-ar negocia în aceste zile un post eligibil pentru a fi ales în Parlament,
cel mai probabil pe un colegiu de la Camera Deputaților. Dacă și cum se vor termina aceste
negocieri, asta urmează să vedem în perioada următoare.

Cătălin Hegheș
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1.9.66 Expoziție internațională de artă la Tîrgu-Mureș (2012-09-18 07:07)

Fundaţia de Artă Contemporană Târgu-Mureş organizează în perioada 20 septembrie – 13
noiembrie 2012 Expoziţia Internaţională de Artă Plastică „TOTEM”, ediţia a VII-a, Târgu-Mureş.
Vor participa 19 artişti plastici din România, Franţa, Azerbaijan şi Coasta de Fildeş, responsabili
de proiect si curatori fiind artistii Adrian Chira si Levente Csatlos.

Vernisajul expoziţiei „TOTEM” va avea loc joi 20 septembrie 2012, ora 18.00, la Sălile U.A.P.,
de la Palatul Culturii din Târgu-Mureş, Strada Enescu nr. 2. Catalogul expoziţiei va fi lansat în
data de 10 octombrie 2012, în aceeasi locatie.

Participă artiştii Ştefan Pelmuş (Bucureşti), Ştefan Călărăşanu (Timişoara), David Morar (Târgu-
Mureş), Vasile Raţă (Bucureşti), Iosif Ştefan Tasi (Timişoara), Alexandru Păsat (Cluj Napoca),
Vasile Tolan (Bucureşti), Maxim Dumitraş (Bistriţa Năsăud), Napoleon Tiron (Bucureşti), Florin
Ciubotaru (Bucureşti), Mihai Perca (Bistriţa Năsăud), Simion Moldovan (Reghin), Pop Ioan
(Maramureş) Sorin Purcaru (Iaşi), Ionuţ Anghel (Bucureşti), Gopal Dagnogo (Coasta de Fildes),
Adil Yusif (Azerbaijan), Nicolae Fleissig (Franţa), Cristian Sida (Timişoara). Prezintă criticul de
artă Corneliu Antim.

Partenerul principal al evenimentului este E.on România. Parteneri ai evenimentului sunt UAP
Târgu-Mureş, Complexul Muzeal Judeţean Mureş şi Asociaţia K’ARTE.

1.9.67 Exercițiu de mobilizare a rezerviștilor (2012-09-18 08:24)

În perioada 18-20 septembrie 2012, în unitățile militare din județul Mureș, Statul Major
General, în colaborare cu autoritățile publice locale, va organiza un exercițiu de mobilizare
cu participarea rezerviștilor, potrivit Legii nr. 446/2006, privind pregătirea populației pentru
apărare și Planului verificării stadiului pregătirii populației, economiei și a teritoriului pentru
apărare prin exerviții și antrenamente de mobilizare, aprobat prin Hotărârea Consiliului
Suprem de Apărare a Țării.

Exercițiul, care se va desfășura zilnic pe durata a două-trei ore, va consta doar în actualizarea
datelor de evidență militară ale rezerviștilor aflați în planurile de mobilizare.

Sursa: Prefectura Mureș
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Exercițiu de mobilizare in Bucuresti privind verificarea stadiului pregătirii populației pentru apărare |
RoArmy.ro (2013-09-24 19:02:30)
[…] in CSAT si in anii trecuti fiind desfasurate astfel de activitati in diferite judete din tara: 18-20
septembrie 2012 in judetul Mures, , iunie 2012 in judetul Arges, 18-20 octombrie 2011 in județul
Constanța, mai 2012 in judetul […]

1.9.68 Săptămâna mobilității în plină desfășurare (2012-09-18 12:59)

Conducerea Fundaţiei Comunitare Mureş a anunţat, marţi, că, în cadrul Programului
european Săptămâna Mobilităţii, a amplasat deja 19 rastele personalizate special pentru
municipiul Târgu Mureş, în cadrul proiectului MureşOnBike - Parcări pentru Biciclete.

’Programul presupune montarea de rastele pentru biciclete în Târgu Mureş. În cadrul progra-
mului vrem să punem 150 de rastele în locaţii publice, până acum s-au montat 19 rastele
în trei-patru locaţii, dar continuăm proiectul şi după terminarea Săptămânii mobilităţii. Noi
ne-am gândit ca acestea să aibă o formă mai aparte şi, ce e mai important, să putem lega
şi cadrul bicicletei de acest rastel, nu numai roata din faţă, ci şi cadrul, care este partea cea
mai importantă a bicicletei. Primăria a fost foarte deschisă, practic locuitorii Târgu Mureşului
pot să propună locaţii pentru amplasarea de rastele, până acum avem 21 de locaţii pe site.
Un exemplu au fost pieţele din Târgu Mureş’, a declarat presei, marţi, preşedintele Fundaţiei
Comunitare Mureş, Sandor Gal.

Gal a spus că organizaţia sa urmează să discute şi cu proprietarii de magazine dacă acceptă
rastele în faţa magazinelor şi, eventual, să contribuie la amplasarea acestora. ’Proiectul are
o valoare de 50.000 de lei şi vrem ca prin donaţii şi sponsorizări să mai atragem încă 25.000
de lei, care vor fi folosiţi pentru cumpărarea de rastele. Designul rastelelor a fost făcut de
Asociaţia unDAverde şi le producem aici, în Târgu Mureş’, a precizat Sandor Gal.

Purtătorul de cuvânt al Primăriei Târgu Mureş, Aurel Trif, a arătat că municipalitatea este în
a treia zi de promovare a mobilităţii şi că prin amplasarea rastelelor este încurajat mersul
pe bicicletă. ’Au fost montate rastele în cartierele principale din Târgu Mureş. În fiecare zi a
săptămânii în curs, pe perioada de desfăşurare a Săptămânii mobilităţii, fiecare participant la
competiţie va câştiga câte un premiu constând într-o bicicletă’, a precizat Trif.

AGERPRES

1.9.69 Elefant indian adus la Zoo Tîrgu-Mureș (2012-09-18 13:06)

[1] Primul elefant indian din România a fost adus la Grădina Zoologică din Târgu Mureş, în
cadrul unui proiect al Asociaţiei Grădinilor Zoologice din Europa, a anunţat directorul instituţiei,
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Kopacz Andras.

’Vineri a sosit la Grădina Zoologică un elefant indian. Acest animal a fost adus de o echipă
specializată în transportul de animale mari de la Grădina Zoologică din Bergamo, Le Cornelle.
Au avut un surplus în cadrul programului de reproducere a elefantului, iar coordonatorul de
proiect a decis că şi Grădina Zoologică din Târgu Mureş are condiţiile asigurate şi poate să
primească un animal de talie mare. Aceste condiţii au putut fi asigurate prin lucrările de
amenajare care au avut loc în ultimii ani. Proiectul de modernizare (coordonat de Primăria
Târgu Mureş - n.r.) a început din 2007 şi a fost condus de fostul director al Grădinii Zoologice,
Bereczki Blatazar. Fructul acestui proiect este sosirea animalului’, a arătat directorul Grădinii
Zoologice din Târgu Mureş.

Acesta a spus că elefantul indian este femelă, se numeşte Tania, are 38 de ani, o greutate
de circa 3,5 tone şi peste doi metri înălţime. Tania va locui în pavilionul special construit
pentru girafe şi elefanţi, noaptea şi pe timp răcoros, iar vara va sta într-un padoc, aflat în
centrul Grădinii Zoologice. ’Este un elefant adult. Este un proiect al Asociaţiei Grădinilor
Zoologice din Europa. Am primit acest animal, trebuie să dovedim că suntem capabili
să îl îngrijim şi atunci coordonatorii proiectului dacă văd că suntem capabili poate ne vor
trimite şi de alt exemplar. Vineri a sosit la Târgu Mureş, până sâmbătă sau duminică e în
carantină. Sâmbătă sau duminică va fi o deschidere pentru vizitatori’, a arătat Kopacz Andras.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/elefant-indian.jpg

1.9.70 Conferință națională de management medical (2012-09-19 07:30)

La această ediţie vor participa aproximativ 150 de persoane, iar tema conferinței este
„Noile reglementări legislative în domeniul sanitar”. Vor participa medici de familie din
zona Transilvaniei, reprezentanţi ai Ministerului Sănătăţii, reprezentanţi ai autorităților lo-
cale și centrale, reprezentanţi ai Casei Naţionale de Asigurări de Sănătate și reprezentanţi
ai Comisiei de Sănătate din cadrul Camerei Deputaţilor. Programul Conferinţei este următorul:

Sâmbătă, 22 Septembrie 2012, Sala Garden

09.30 – 10.30 Înregistrarea participanţilor. Welcome Coffee
10.30 – 10.40 Deschiderea Conferinţei
10.40 – 12.30 “Noile reglementări legislative în domeniul sanitar” – Prezintă Dr. Vasile Cepoi-
Ministrul Sănătății
12.30 – 14.30 Sesiuni de lucru
"O viziune nouă a managementului medical în asistenţa medicală primară"- Dr. Şerban Paul,
Consilier pe probleme de medicină de familie- Ministerul Sănătăţii
"Bine ati venit la BBraun!" - Camelia Mîndroiu, National Project Manager, BBraun Avitum
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„Medicina de familie- baza sistemului de sănătate”- Prezintă Dr. Klara Soos-Szabo, Preşedinta
Asociațiaţiei Medicilor de Familie Harghita
“Medicul de familie şi sistemul de asigurări de sănătate” - Prezintă Dr. Gheorghe Lascu,
Preşedintele Asociaţiei Medicilor de Familie din Maramureş
“Limite în practica medicului de familie”- Prezintă Dr. Maria Filep, Asociaţia Medicilor de Familie
Mureş
“Medicul de familie în relaţia cu instituţiile statului”- Prezină Dr. Remus Şipoş, Vicepreşedintele
Asociaţiei Medicilor de Familie Mureş
14.30 – 15.00 Concluzii. Închiderea Conferinţei
15.00 – 16.00 Dejun

1.9.71 Controale la furnizorii de servicii medicale (2012-09-19 07:40)

Casa de Asigurări de Sănătate anunță că va demara controale la furnizorilor de servicii
medicale, medicamente şi dispozitive medicale, începând chiar din această lună. Controalele
se vor face prin sondaj, în baza unui ordin dat de președintele Casei Naționale de Asigurări de
Sănătate. Vor fi verificate serviciile și produsele raportate spre decontare la furnizorii care au
contracte cu Casa. Comunicatul CAS mai precizează:

Furnizorii selectaţi prin sondaj care urmează să fie verificaţi după data depunerii
documentelor justificative, vor fi înştiinţaţi cu privire la data la care va avea loc
acţiunea.Precizăm că pentru operativitatea acţiunii,în funcţie de situaţie, CAS Mureş
îşi rezervă dreptul de a solicita furnizorilor să prezinte documentele ce urmează a fi
controlate,la sediu.

C.H.

1.9.72 Posturi libere fără candidați la UMF (2012-09-19 07:47)

Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) din Târgu Mureş a scos la concurs 36 din cele
43 de posturi didactice aprobate de Ministerul Educaţiei însă în unele cazuri concursurile pe
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post au fost anulate din lipsă de candidaţi. ’La unele dintre discipline nu am avut candidaţi.
Spre exemplu, la Chirurgie, unde linia maghiară spunea că nu am scos posturi la concurs, am
avut două posturi de asistent şi trei de şef de lucrări şi s-a înscris un singur candidat pentru
şef de lucrări. Aceasta e situaţia cea mai gravă, mai sunt şi alte discipline. Ca urmare, am
anulat concursurile pentru posturile respective (...) Mă bucur că, în urma concursurilor din
această săptămână, se vor ocupa posturi deficitare la Universitate, mai ales cele de la cate-
drele de Anestezie-Terapie Intensivă, Infecţioase, Medicină dentară, Farmacie, Educaţie Fizică
şi Sport’, a declarat presei, marţi, prof. univ. dr. Leonard Azamfirei, rectorul UMF Târgu Mureş.

Potrivit rectorului UMF Târgu Mureş, prezenţa în număr mic a candidaţilor este generată de
salariul mic, care pentru un asistent debutant este de 1.000-1.400 de lei.

AGERPRES

1.9.73 Primii pași pentru înființarea Universității Sighișoara
(2012-09-19 08:34)

Joi 20 septembrie de la ora 18.00 este programată întâlnirea româno-germană pentru
înfiinţarea Universităţii Sighişoara, întâlnire ce se va desfăşura în sala de conferinţe a hotelului
Cavaler. Sunt aşteptaţi să participe: profesorul universitar August Wilhelm Stuebbe de la
Universitatea Coburg Germania, membrii ai Asociaţiei Pro Universitate dar şi cadre didactice,
intelectuali, elevi şi părinţi, reprezentanţi ai societăţii civile sighişorene interesaţi de înfiinţarea
Universităţii Româno-Germane la Sighişoara.

Cu universitatea germană din Coburg specializată în design şi restaurare, Asociaţia Pro
Universitate Sighişoara a stabilit relaţii parteneriale concretizate în schimburi de experienţă
utile părţii sighişorene în procesul deschiderii Universităţii româno-germane la Sighişoara.

Profesorul universitar August Wilhelm Stuebbe a fost invitat în Sighişoara pentru a împărtăşi
din experienţa de funcţionare a Universităţii germane, a răspunde la întrebări şi a da sfaturi
pentru înfiinţarea Universităţii Româno-germane la Sighişoara, aceasta şi în contextul între
care sunt propuse pe viitor şi schimburi de studenţi şi cadre didactice între cele două instituţii
universitare.

1.9.74 Două accidente mortale de muncă în 4 zile (2012-09-19 11:53)

[1] Şeful Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş, Andrei Mureşan, a anunţat
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miercuri, că în într-un interval de patru zile, în judeţul Mureş doi muncitori şi-au pierdut viaţa,
investigaţiile pentru aflarea cauzelor fiind în curs. ’În data de 17.09.2012, la ora 12,00, P.F. în
vârstă de 25 de ani, angajat ca mecanic auto la Gliga Companies, efectua un transport de siloz
de porumb de pe o parcelă din comuna Breaza, cu tractorul şi remorca, la Ferma zootehnică
nr 9, pe o distanţă de circa 1 kilometru. La jumătatea drumului, din cauze necunoscute
deocamdată, tractorul a părăsit drumul agricol şi s-a răsturnat într-o râpă cu panta de circa 45
de grade şi o adâncime de circa 20 de metri. Victima a fost prinsă în cabina tractorului, peste
care s-a răsturnat şi remorca’, a arătat Mureşan, care a precizat că şoferul a decedat pe loc.

Un alt accident de muncă grav s-a petrecut în sectorul Târnăveni - SRM Boziaş, aparţinând
SNTGN Transgaz SA Mediaş, unde un muncitor a ajuns în stare gravă la spital şi a decedat
după câteva zile. ’În timp ce efectua lucrări de sudură la o conductă dezafectată, muncitorului
C.S., de 49 de ani, i s-a făcut rău şi a leşinat în groapa de poziţie. Colegii acestuia au sunat
la 112, iar victima a fost transportată de urgenţă la Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă Târgu
Mureş, unde a fost internată. Aici, C.S. a fost supus unei intervenţii chirurgicale, însă în data
de 14.09.2012 a decedat’, a spus Andrei Mureşan. C.S. lucra ca sudor de 31 de ani şi era
angajat la SNTGN Transgaz SA Mediaş de peste 9 ani.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/1-ajofm1.jpg

1.9.75 Cetatea Gurghiu, introdusă în circuitul turistic? (2012-09-19 14:17)

Muzeul Judeţean Mureş a iniţiat demersuri pentru scoaterea din circuitul forestier a dealului
pe care se află ruinele Cetăţii Gurghiului, atestată documentar în secolul al XIV-lea şi dărâmată
de austrieci cu tunurile în 1708, pentru includerea acestui obiectiv în circuitul turistic, a
anunţat miercuri directorul instituţiei, Zoltan Soos.

’Cetatea de la Gurghiu era cetatea comitetului secuilor, construită în perioada lui Ludovic de
Anjou în secolul XIV. Această cetate este preluată de principii transilvăneni, este o cetate
princiară şi rămâne până în epoca barocă. Cetatea a fost distrusă în timpul războiului de
independenţă a lui Francisc Rakoczi al II-lea, după care rămâne o ruină (...) Este o cetate
imensă, dacă ar fi refăcută ar fi similară cu cetatea Devei. Ar fi foarte spectaculos să fie
curăţată şi măcar parţial reconstruită, renovate zidurile existente. Sunt umpluturi imense,
dărâmături de 5-6 metri. Dacă am înlătura aceste dărâmături s-ar vedea destul de bine
cetatea. Există acolo cazemate şi două depozite de praf de pulbere’, a declarat presei Zoltan
Soos, directorul Muzeului Judeţean Mureş.

Potrivit acestuia, Cetatea nu face parte din proiectul de reabilitare a Castelului Borrnemissza
din Gurghiu - aflat la poalele cetăţii - întrucât terenul face parte din fondul forestier, iar
tratativele cu Ocolul Silvic Gurghiu sunt abia la început. ’Am început tratative cu ocolul Silvic
Gurghiu, pentru scoaterea terenului din circuitul forestier deoarece ar merita să combinăm
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cele două situri (Cetatea şi Castelul Bornemissza - n.r.). Am făcut măsurători magnetometice
ceea ce înseamnă că avem o imagine destul de clară a structurilor existente şi cu câţiva ani
de muncă ar putea fi curăţate şi folosite chiar ca vinotecă, restaurante. Cred că ar fi unice ca
ambianţă şi caracter. Ar fi un lucru pozitiv pentru atractivitatea zonei. Sperăm să introducem
şi această zonă într-un proiect, dar prima dată trebuie scos terenul din fondul forestier’, a
subliniat Zoltan Soos.

Acesta a precizat că Cetatea Gurghiului este situată pe un versant înalt de 500 de metri şi
că pentru punerea ei în valoare ar fi nevoie ca 10 hectare de teren împădurit să fie scos din
circuitul forestier. ’Este vorba de aproximativ 10 hectare de teren şi această scoatere din
fondul forestier nu înseamnă defrişarea pădurii, înseamnă tăierea arborilor în zonele în care
există părţi de monument care ar trebui refăcute’, a precizat Soos.

În prezent în Cetatea Gurghiului se văd o serie de ziduri, unele cu înălţimi considerabile,
precum şi o capelă, care însă a fost construită mult mai târziu, în secolul XIX, de episcopul
romano-catolic de Egert. Cetatea Gurghiului a fost distrusă în urma unui asediu cu tunurile,
care a durat aproape o jumătate de an, de trupele imperiale austriece conduse de comandan-
tul Jean-Louis de Bussy-Rabuti, în 1708, în timpul Războiului Curuţilor.

AGERPRES

1.9.76 Peti Andras cere vânzarea ANL-urilor la chiriași (2012-09-20 10:01)

Consilierul local UDMR Peti Andras propune un proiect de hotărâre de Consiliu Local (CL),
care să fie luat în dezbatere la următoarea ședință ordinară și care pune în discuție vânzarea
actualelor locuințe ANL către chiriașii care locuiesc în ele. Potrivit proiectului, actualii titulari
de contracte vor putea opta pentru cumpărare sau continuarea contractului de închiriere pe
care îl au cu Primăria Municipiului Tîrgu-Mureș, cea care deține dreptul de proprietate asupra
imobilelor. Motivele, spune consilierul Peti Andras, ar fi mai multe:

„Nu au avut apă caldă, dar nici măcar gazmetan, și deoarece nu sunt proprietari nu-și
pot rezolva problema prin soluții alternative. Nu există surse de finanțare a contru-
irii de noi blocuri destinate închirierii, sute de tineri așteptând zadarnic sprijinul au-
torităților locale. Suntem pe cale să pierdem Cazarma 542 de la Podul Mureș și teren
4,5 ha, dacă nu construim locuințe pentru cadre militare. Este în derulare Programul
”Prima Casa” care ofera o solutie de finantare a achiziționării acestor locuințe. Vân-
zarea este singura soluție pentru continuarea dezvoltării pieței imobiliare din Tîrgu
Mureș”.
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Rămâne de văzut dacă executivul la promova acest proiect pe ordinea de zi a următoarei
ședințe CL și dacă acesta va întruni voturile necesare spre a fi adoptat.
C.H.

1.9.77 Tg-Mureș găzduieşte Cupa României la Polo pe apă (2012-09-20 10:59)

Evenimentul, organizat de Federaţia Română de Polo, CS Torpi Mureş, având drept partener
principal Primăria Tîrgu – Mureş, se desfăşoară la Bazinul olimpic acoperit de la Complexul de
Sport şi Agrement “Mureşul”, în perioada 20 – 22 septembrie.

La această competiţie participă, conform organizatorilor, în premieră, toate echipele de seniori
din prima ligă din România, 8 la număr, care au în componenţă membri ai lotului naţional
care au participat la olimpiada de la Londra 2012. De asemenea, în premieră naţională, se
organizează şi Cupa României la senioare, cu 3 echipe, unde echipa municipiului Tîrgu – Mureş
are mari şanse la trofeu.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.9.78 Szasz Jeno propune un partid maghiar unic (2012-09-20 13:53)

Preşedintele Partidului Civic Maghiar (PCM), Szasz Jeno, a declarat joi, la Târgu Mureş, că
a propus UDMR şi Partidului Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT) formarea unui nou
partid al maghiarilor care să cuprindă toate formaţiunile existente pentru a înscrie candidaţi
în alegerile parlamentare.

Potrivit lui Szasz, aceasta ar urma să funcţioneze ca o naţională de fotbal, care să îl aibă
căpitan de echipă pe Kelemen Hunor. ’Am propus Uniunea Maghiarilor ca o nouă organizaţie
juridică, ca să participăm împreună la alegerile parlamentare. Ca să fie ca o naţională dacă
vorbim într-un limbaj sportiv, să nu trimitem cluburi la alegerile parlamentare, ci o echipă
comună, ca şi o naţională pentru noi toţi, care să ne reprezinte pe toţi. Sperăm că această
iniţiativă va avea susţinere şi din partea UDMR şi a PPMT. Am trimis o astfel de scrisoare şi
domnului Kelemen Hunor şi domnului Toro T. Tibor în acest sens şi cred că în afara discuţiilor
pe căi informale să ajungem şi la masa tratativelor, oficial, şi să ajungem la un consens în
această privinţă. (...) Dacă ajungem la naţională, căpitan de echipă ar trebui să fie Kelemen
Hunor’, a detaliat Szasz, într-o conferinţă de presă.
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Acesta a arătat că propunerea PCM ar fi ca pe lista pentru parlamentare din 10 locuri, 8 să fie
ale UDMR, iar câte unul din partea PCM şi PPMT. ’Dacă este adevărat ce a spus UDMR cu ocazia
alegerilor locale - că fiecare maghiar contează - atunci chiar că la alegerile parlamentare
fiecare maghiar ar trebui să conteze şi dacă dorim să avem fiecare reprezentanţii noştri în
Parlament asta ar fi soluţia cea mai raţională şi mai reală. Un partid de sine-stătător ca să nu
ne confruntăm cu schimbarea pragului electoral de la 5 la 8 %’, a spus liderul PCM.

Acesta a susţinut că noul partid probabil va fi format din platforme politice, fiecare cu ideologia
proprie şi va funcţiona aşa cum a fost concepută Uniunea Democrată a Maghiarilor din Româ-
nia în 1993. ’După rezultatele din iunie, UDMR poate să fie un partid dominant, care poate
să refuze orice ofertă. Şi dacă refuză această ofertă, probabil nu schimbă datele problemei
pentru că vor câştiga alegerile şi în toamnă, dar nu rezolvă problema comunităţii maghiare.
Dacă există voinţă, există soluţii. Şi în cazul unui partid se poate ajunge la o înţelegere, că
facem înţelegerea şi înscriem partidul după alegeri, şi tragem la sorţi în culorile cui mergem
la alegeri’, a accentuat Szasz Jeno.

Liderul PCM a precizat că soluţii tehnice ar exista, fie prin schimbarea denumirii uneia din cele
trei organizaţii ’şi să spunem că asta va fi organizaţia tuturor maghiarilor, naţionala’, apoi se
va trece la transcrierea statutului partidului respectiv şi astfel ’va ajunge să fie o organizaţie
a noastră, a tuturor’. ’Dacă ajungem la soluţia că noi ar trebui să facem acest lucru, după
un protocol bine pus la punct, am fi deschişi şi la această variantă’, a mai spus Szasz, care a
precizat că va aştepta răspuns până la Congresul PCM din 13 octombrie.

Szasz Jeno a mai susţinut că data limită pentru înregistrarea unei coaliţii a fost 16 septembrie,
că aceasta a expirat şi că acum rămâne doar posibilitatea de a cântări dacă cele trei formaţiuni
vor porni sau nu individual în alegeri. ’Nu văd rostul participării noastre singuri sau a PPMT’ în
alegeri, a precizat Szasz Jeno.

AGERPRES

1.9.79 Procesul lui Apostu de la Tg.-Mureș se prelungește (2012-09-20 14:50)

Avocatul fostului primar din Cluj Napoca, Sorin Apostu, şi cel al omului de afaceri Călin
Mihai Stoia, judecaţi de Curtea de Apel Târgu Mureş pentru acte de corupţie, au afirmat, joi,
că o serie de martori citaţi în dosar nu ar avea legătură cu cauza.

La termenul de judecată de joi, instanţa Curţii de Apel Târgu Mureş a stabilit că martorii Dacia
Crişan, şef Serviciu Comerţ Stradal, şi Elena Corina Ciuban, director executiv la Direcţia de
Urbanism şi Amenajarea Teritoriului în cadrul Primăriei Cluj Napoca nu au cunoştinţă despre
motivele care au dus la inculparea fostului primar, Sorin Apostu, şi a celorlalţi inculpaţi din
dosar. Martorii au declarat în faţa instanţei că nu cunosc niciun aspect legat de modalitatea de
atribuire a contractelor de salubritate din municipiul Cluj-Napoca şi nu au atribuţii de serviciu
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în acest domeniu.

Apărătorul lui Sorin Apostu, Gheorghe Mateuţ, a arătat că pe lista martorilor ar mai fi şi
alţi martori care nu cunosc aspecte referitoare la învinuirile aduse clientului său, cum ar fi
Mihai Călin Szabo. Mateuţ a precizat ulterior, în faţa presei, că citarea unor martori care
nu au legătură cu cauza, ar fi ’neobişnuită’ şi că astfel procurorii DNA ar fi intenţionat să
impresioneze instanţa şi, eventual, să influenţeze decizia pe fondul cauzei.

La termenul de joi, au mai fost audiaţi martorii Virgil Poruţiu, Somogyi Gyula, Mihaela Oana
Simon, Ioan Bogdan, Mirela Mărincean, Marius Emil Coroş, Constantin Ioan Tomoş şi Claudia
Gina Anastase, care au susţinut că licitaţia pentru concesionarea serviciului de salubrizare
a municipiului Cluj-Napoca a respectat prevederile legale. Aceştia a susţinut că nu s-a făcut
nicio intervenţie asupra lor nici de către vreun reprezentant al firmelor implicate în licitaţie,
nici de către primarul Sorin Apostu.

Următorul termen de judecată a fost stabilit pentru data de 24 septembrie, când vor fi citaţi
15 martori, majoritatea angajaţi ai Primăriei Cluj-Napoca. În privinţa cererilor de eliberare
provizorie sub control judiciar a lui Sorin Apostu şi de ridicare a interdicţiei de a lua legătura
cu doi dintre martorii din acest dosar, în cazul lui Călin Mihai Stoia, formulate la termenul
anterior, Curtea de Apel se va pronunţa vineri, la ora 14,00.

AGERPRES

1.9.80 Program afterschool de la Alpha Transilvană (2012-09-21 07:17)

Începând din 01 Octombrie 2012, Fundaţia Alpha Transilvană oferă posibilitatea părinţilor
ai căror copii sunt înscrişi în Clasa Zero să opteze pentru programul afterschool „Micul
Prinţ” din cadrul organizației. ONG-ul oferă un program între orele 12.00-17.00 în care
oferă: preluarea copilului de la şcoală, servirea prânzului, program de dormit şi relaxare
(opțional), dar și activități conexe educative, artistice sau sportive. Sub dezideratul „O după
amiază ca în familie” toate activităţile se vor petrece în incinta Fundaţiei Alpha Transilvană.
Pentru mai multe informaţii, vă stă la dispoziție numărul de telefon 0265-257057, e-mail-ul
office@alphatransilvana.ro sau personal în Aleea Vrancea nr. 1, Târgu-Mureş.

1.9.81 Ședință CL joi, 27 septembrie 2012 (2012-09-21 09:52)

Primarul Dorin Florea a convocat ședința de Consiliu Local pentru joi, 27 septembrie 2012 la
orele 14,00. Pe ordinea de de zi a ședinței sunt următoarele 16 puncte:
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1. Prezentarea Proiectului:”Extinderea si reabilitarea infrastructurii de apă şi apă uzată în
judeţul Mureş”, derulat în cadrul POS Mediu Axa prioritară 1.

2. Proiect de hotărâre privind liniile de subvenţionare prioritare în domeniul asistenţei sociale
pentru anul 2013.

3. Proiect de hotărâre pentru aprobarea metodologiei privind acordarea unor subvenţii de la
bugetul local al Municipiului Tîrgu-Mureş, în baza Legii nr.34/1998 şi a H.G. nr.1153/2001 cu
modificările şi completările ulterioare.

4. Proiect de hotărâre privind aprobarea indicatorilor tehnico-economici pentru reabilitarea
termică a 18 blocuri de locuinţe din Municipiul Tîrgu-Mureş.

5. Proiect de hotărâre privind concesionarea directă către SC Dinamic Trans SRL a unui teren
aparţinând Municipiului Tîrgu-Mureş.

6. Proiect de hotărâre privind trecerea unui teren din Tîrgu-Mureş, str. Posada nr. 28, în
proprietatea publică a Municipiului Tîrgu-Mureş de la Cotoi Tudor Nicolae şi Cotoi Mihai Cătălin.

7. Proiect de hotărâre privind modificarea HCL nr. 47 din 30 august 2012 referitoare la
trecerea unui teren din Tîrgu-Mureş str. Preot Ştefan Rusu nr. 7, în proprietatea Municipiului
Tîrgu-Mureş de la Somodi Istvan şi Bereczky Lujza – Katalin.

8. Proiect de hotărâre privind scoaterea din funcţiune a unor mijloace fixe disponibile din
domeniul public al Municipiului Tîrgu-Mureş, concesionate către SC Compania Aquaserv SA
şi trecerea acestora din domeniul public în cel privat al Municipiului Tîrgu-Mureş, în vederea
valorificării lor conform legislaţiei în vigoare.

9. Proiect de hotărâre privind mandatarea reprezentantului AGA, să aprobe documentele
referitoare la subiectele de pe ordinea de zi a şedinţei Adunării Generale a Acţionarilor ordinare
şi extraordinare a S.C. Compania Aquaserv S.A. Tîrgu-Mureş din data de 08.10.2012.

10. Proiect de hotărâre privind aprobarea actualizării componenţei comisiei de preluare
a „bunurilor de retur” şi a „bunurilor de preluare” din partea Municipiului Tîrgu-Mureş şi
aprobarea componenţei comisiei de predare a „bunurilor de retur preluate” şi a „bunurilor
de preluare primite” din partea Municipiului Tîrgu-Mureş, precum si aprobarea rezultatelor
inventarierii parţiale a „bunurilor de retur” si a „bunurilor de preluare”.

11. Proiect de hotărâre privind sprijinirea financiară în principiu a Parohiei Romano-Catolice
VI „REMETE SZENT ANTAL” din Municipiul Tîrgu-Mureș pentru construcția Bisericii ”Sfânta
Familie” din Cartierul Unirii.

12. Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a indemnizaţiei în valută pentru
o delegaţie din partea Municipiului Tîrgu-Mureş şi a Consiliului local, în vederea deplasării la
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Kecskemét/Ungaria – oraş înfrăţit, în perioada 29 septembrie - 1 octombrie 2012.

13. Proiect de hotărâre privind finanţarea din bugetul local a cheltuielilor de deplasare pentru
o delegaţie oficială, cu ocazia vizitei la Chişinău/Republica Moldova, în perioada 13 - 15
octombrie 2012.

14. Proiect de hotărâre privind aprobarea „Regulamentului privind măsuri de creştere a
calităţii architectural-ambientale a clădirilor din Municipiul Tîrgu–Mureş”.

15. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic Zonal-
stabilire reglementări urbanistice necesare construirii unui ansamblu rezidenţial nou - clădiri
de locuinţe colective, organizarea reţelei stradale şi infrastructurii edilitare” str. Depozitelor,
f.n.” cu regulamentul local de urbanism aferent, beneficiar Municipiul Tîrgu-Mureş.

16. Proiect de hotărâre privind aprobarea documentaţiei de urbanism „Plan Urbanistic de
Detaliu- studiu de amplasament pentru construire casă de locuit cu garaj auto, str. Mărului,
f.nr.” beneficiari/proprietari: Uzun Bogdan- Petru şi Uzun Cosmina- Cristina.

1.9.82 Noaptea Cercetătorilor, pe 28 septembrie (2012-09-21 10:00)

În data de 28 septembrie 2012 se va derula cea de a şasea ediţie din România a eveni-
mentului Noaptea Cercetătorilor. Într-o singură noapte, simultan în 300 de oraşe europene,
cercetătorii şi publicul larg se vor întâlni într-o atmosferă ce stimulează descoperirea ştiinţei
prin activităţi distractive. Oraşele organizatoare din România sunt Bucureşti, Piatra Neamţ,
Sinaia, Suceava, Târgu Mureş şi Tulcea.

În Târgu Mureş activităţile vor avea loc în 3 locaţii: Palatul Copiilor Târgu Mureş (între orele
17.00 -20.00), la Universitatea „Petru Maior” (între orele 20.00-21.00) si Cafeneaua Muzeului
Judeţean din Cetate (după orele 21:00). Participanţii se vor putea bucura de prezentările
machetelor inovatoare ale micilor cercetători din Palatul Copiilor Târgu Mureş.

Sursa: UPM
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1.9.83 Premieră la Sala Studio, duminică, 23 septembrie (2012-09-21 10:04)

Duminică, 23 septembrie, de la ora 18.00 este programată premiera spectacolului România
21 de Peca Ştefan care va avea loc în sala Studio a Universităţii de Arte din Tîrgu Mureş.

Spectacolul România 21 de Peca Ştefan face parte din programul derulat de către Studioul
Yorick, intitulat Dialog intercultural prin prisma teatrului contemporan – Ediția a IV-a ce are ca
scop prezentarea a două piese de teatru- unul de un autor contemporan maghiar, altul de un
autor contemporan român. După ce pe 13 august am prezentat spectacolul Chiori de mină de
Székely Csaba, montarea dramei lui Ștefan Peca, România 21 în traducerea lui Demény Péter
și în regia lui Andrei Gherghe constituie cea de a doua parte a proiectului.

Spectacolul beneficiază de sprijinul Adiministrației Fondului Cultural Național (AFCN), Ministeru-
lui Resurselor Umane (Ungaria), Fundației Bethlen Gábor, Primăriei Târgu-Mureș, Consiliului
Județean Mureș și Fundației Communitas. Instituții partenere în realizarea spectacolului:
Universitatea de Arte şi Teatrul Național Târgu-Mureș. Ambele spectacole pot fi vizionate în
noua stagiune.

Sursa: Yorick Studio

1.9.84 Sâmbătă stadionul Trans-Sil găzduiește două meciuri
(2012-09-21 12:19)

FC Municipal Tîrgu-Mureş va întâlni mâine, sâmbătă 22 septembrie, de la ora 11, pe
stadionul Trans-Sil, formaţia FC Argeş, în etapa a IV-a a Ligii a II-a, seria a II-a. Înaintea acestui
joc, FCM ocupă locul III cu 6 puncte, iar FC Argeş, locul VII, cu 3 puncte.

Confruntările directe dintre cele două formaţii consemnează doar 2 dispute, în sezonul
2009/2010. FC Municipal a câştigat în deplasare, în tur, cu 2-1, iar piteştenii s-au impus în
retur, la Tîrgu-Mureş, cu 2-0.

După partida de Liga a II-a, de la ora 13, tot pe stadionul Trans-Sil, se va disputa jocul din
etapa a II-a a Campionatului Naţional de fotbal feminin, dintre FCM Feminin Tîrgu-Mureş şi
Navobi Iaşi.

Sursa: FCM
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1.9.85 Cepoi anunță noutăți la examenul de rezidențiat (2012-09-21 13:09)

Examenul de rezidenţiat din data de 25 noiembrie va avea două noutăţi, rezidenţiatul
pe post şi stabilirea numărului de medici rezidenţi în funcţie de dinamica de personal din
următorii ani, a anunţat vineri, la Târgu Mureş, Ministrul Sănătăţii, Vasile Cepoi. ’Ieri (joi
- n.r.) am avut o întâlnire cu rectorii de la UMF-uri să discutăm despre examenul de rezi-
denţiat. Noutăţile pe care le aduce examenul de rezidenţiat în acest an constau în faptul
că numărul de locuri care se scoate la rezidenţiat este stabilit pe criterii obiective, respectiv
dinamica de personal din sănătate, pe fiecare specialitate în parte, câţi urmează să se
pensioneze în următorii cinci ani, care a fost dinamica plecării medicilor din ţară şi, în funcţie
de asta, am stabilit numărul de locuri. Iar a doua noutate pe care o aduce rezidenţiatul
este aceea că se va scoate rezidenţiat pe post inclusiv pe spitalele clinice. Scopul acestei
modificări este acela de a crea calea unei cariere profesionale mai sigure pentru medici, în
felul acesta sperând să reducem numărul medicilor care pleacă din ţară’, a arătat Vasile Cepoi.

Ministrul a precizat că, dacă medicul va ocupa un post într-un spital clinic, va avea o carieră
profesională asigurată şi că va fi tentat să rămână în ţară, ’decât atunci când se scoate un
post la un spital care, în funcţie de reformele din sistemul de sănătate, riscă la un moment dat
să şi dispară de pe harta spitalelor din România’.

Vasile Cepoi a precizat că acestea sunt cele două noutăţi pentru examenul de rezidenţiat din
25 noiembrie, prin care se doreşte asigurarea unei cariere profesionale convenabile pentru
tinerii medici astfel încât să se reducă migraţia acestora. ’Migraţia medicilor este un fenomen
internaţional, nu este un fenomen specific României. Cu cât Europa de Vest va fi devalizată
de medici prin plecare, cu atât absorbţia de medici de la noi va fi mai mare. Sperăm ca
acest lucru să se rezolve, mai ales că la nivelul Uniunii Europene am avut deja două întâlniri
cu miniştrii din UE. Căutăm soluţii la nivel de uniune de data aceasta’, a precizat ministrul
Sănătăţii.

AGERPRES

1.9.86 Arbori în parcuri și școli (2012-09-30 20:32)

[1] Ziua de 21 Septembrie 2012 a fost o zi specială în întreaga lume, Ziua Internaţională a
ONU pentru Pace. Cu această ocazie, la ora 12.00, Şcoala Gimnazială „Traian” din Târnăveni,
a plantat copaci, alături (indirect) de alte şcoli din întreaga lume.

În timp, evenimentul a dobândit succes în municipiul de pe Târnava Mică atât în rândul
elevilor, cât şi în rândul cadrelor didactice. Acest lucru este dovedit de numărul mare de elevi
participanţi la manifestare: aproximativ 142, îndrumaţi de 14 cadre didactice, atât de la ciclul
primar, cât şi de la gimnaziu. Acțiunea s-a soldat cu plantarea a 20 de arbori în jurul şcolii și
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al parcului aflat în imediata apropiere.

Evenimentul a fost asistat de lucrătorii de la Primăria oraşului, administrația publică locală
implicându-se, în mod direct, în acest proiect educaţional, salutând activitatea specială a
elevilor.
Au fost prezenţi directorii şcolii, care au coordonat activitatea.

O elevă a susţinut un scurt discurs despre importanţa acestei zile, dar şi a activităţii derulate.
Aceasta a arătat importanța acestei zile și a susținut în numele elevilor târnăveneni diversi-
tatea culturală și toleranţa: „În acest an, LEAF și ENO îşi unesc forţele, pentru a derula cea
mai mare campanie de plantare de până acum. Orice activitate la scară mică poate deveni de
rang global şi fiecare dintre noi putem contribui. Suntem mândri că şi noi putem participa la
acest eveniment global. Un copac este un simbol pentru noi. Mai întâi, pentru că ne aminteşte
de natură şi de importanţa protejării ei, apoi, pentru că semnifică cooperarea dintre şcolile
din întreaga lume. Susţinem diversitatea culturală și toleranţa. Şi pentru că astăzi este Ziua
Internaţională a Păcii, aceşti copaci plantaţi acum reprezintă arborii păcii. Sperăm să creştem
împreună cu ei în şi pentru viitor. Pacea este verde!”

Plant a tree for Peace 2012 – este o campanie organizată de Learning about Forests – LEAF şi
ENO-Environment Online, o şcoală globală virtuală pentru creşterea responsabilităţii faţă de
mediu şi dezvoltarea sustenabilă. Şcolile din întreaga lume abordează aceleaşi subiecte cu
privire la mediul înconjurător şi împărtăşesc rezultatele activităţii de învăţare în comunităţile
din care provin şi lumii întregii pe internet.

Acţiunea s-a încheiat cu tradiţionala fotografie în grup, în vederea imortalizării acestui eveni-
ment.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/ziua-pacii-1.jpg

1.9.87 Sute de dansatori au strălucit la Reghin (2012-09-30 20:37)

[1] Peste 700 de dansatori de la Cluburi de dans sportiv din toată ţara, o brigadă de 37 de
arbitri, 34 de categorii de concurs şi o organizare ireproşabilă. Aşa ar putea fi rezumată, în
câteva cuvinte, cea de-a şaptea ediţie a Cupei Mirona, eveniment de talie naţională care s-a
desfășurat la Reghin în 29 septembrie.

Concursul a fost organizat de Clubul de dans sportiv „Dansul Viorilor”, sub egida Federaţiei

Române de Dans Sportiv, gazda evenimentului fiind chiar preşedintele Federaţiei, deputatul
©2024 www.punctul.ro 1223

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/ziua-pacii-1.jpg


BlogBook 1.9. SEPTEMBER

Vasile Gliga. Acesta a declarat că cea care a dat numele competiţiei de la Reghin, campioana

Mirona Toncean Gliga, nu a putut fi prezentă printre sportivi şi invitați deoarece a fost chemată

să reprezinte România în calitate de arbitru, la un concurs internaţional din Portugalia.

O paradă de zile mari

Sub atenta supraveghere a directorilor de concurs Ludovic Otto Varga (Satu Mare) şi Alexandru
Acs, concursul a început la ora 21.00 şi s-a desfăşurat în paralel în două săli, pe clase şi diferite
categorii de vârstă. La ora 18 s-a desfășurat parada dansatorilor şi prezentarea arbitrilor, în
cadrul unei festivităţi de gală care a reunit printre invitaţi oficialităţi locale, sponsori şi iubitori
ai dansului sportiv.

Gazda evenimentului, deputatul Vasile Gliga a rostit un cuvânt de deschidere emoţionant în
care şi-a exprimat satisfacţia că de la an la an Cupa Mirona adună la Reghin cei mai valoroşi
sportivi din domeniu, Reghinul fiind considerat un centru de excelenţă în dansul sportiv
românesc.

Pentru toţi cei prezenţi a fost o seară magică, cu dans de calitate, muzică pe măsură şi strălu-

cirea specifică acestui sport. Atmosfera a fost întregită de perechea campionilor mondiali Paul

Moldovan- Cristina Tătar, care în urmă cu aproximativ o săptămână au câştigat medalia de

aur la Campionatul Mondial de la Beijing, la categoria 16-18 ani Latino. Aceştia au oferit un

show inedit, spre încântarea tuturor.

Loturile naţionale se antrenează la Reghin

Trebuie precizat faptul că loturile naţionale ale României se pregătesc, de 11 ani, la Reghin în
cele cinci săli special-amenajate la Clubul Dansul Viorilor şi, tot la Reghin, apare de opt ani,
revista Flashdance, singura publicaţie de profil din ţară care include informaţii despre întreaga
activitate a dansatorilor români pe plan naţional şi internaţional, despre concursuri, seminarii
şi cantonamente.

Cupa Mirona s-a încheiat seara târziu, când toţi cei prezenţi au fost poftiţi la masă şi a lăsat
în memoria tuturor imagini frumoase şi strălucitoare despre ceea ce pot face oamenii atunci
când sunt pasionaţi şi se dedică trup şi suflet unei cauze.

1224 ©2024 www.punctul.ro



1.9. SEPTEMBER BlogBook

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/21.jpg

1.9.88 Concursul Brațe de Fier, tot mai celebru (2012-09-30 20:40)

[1] Duminică, 23 septembrie, la Luduş, în Sala Mare a Casei de Cultură „Pompeiu

Hărăşteanu”, s-a desfăşurat un concurs de skandenberg devenit tradiţional prin desfăşurarea

celei de-a IV-a ediţii. Organizator principal a fost Clubul Sportiv „Edi-Gym” Luduş în colaborare

cu Asociaţia Română de Skandenberg şi cu sprijinul Primăriei oraşului Luduş şi al Consiliului

Local, precum şi al principalilor sponsori Panem, Poli Izo Construct, Diana Trans, Bercas, Ro

Dacia, Cardia Company.

Participanţi de valoare

Primul concurs de skandenberg s-a desfăşurat la Luduş în anul 2005 cu prima ediţie a „Concur-

sului braţelor de fier” cum se numea atunci ca şi acum. Iniţiator şi coordonator era Kolozsvári

Kovács Edward, atunci ca şi acum. Din acest punct, similitudinile celor două evenimente

se opresc. Destinat iniţial doar sportivilor de pe plan local, acum în anul 2012, concursul a

devenit unul naţional cu o participare prestigioasă. „Au participat la cele cinci categorii de

greutate pentru braţul drept şi la o categorie pentru braţul stâng un număr de 124 concurenţi

foarte bine pregătiţi cu un bogat palmares naţional şi internaţional”, ne-a declarat Kolozsvári

Kovács Edward care a mulţumit partenerilor şi sponsorilor pentru sprijinul acordat.

Rezultate, ediţia a IV-a

Categoria juniori open: 1. Alin Sandu (Călăraşi), 2. Dobray István (Luduş), 3. Adrian Mureşan
(Maramureş). Categoria 70 kg: 1. Silviu Han (Arad), 2. Mădălin Sabău (Luduş), 3. Răzvan
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Ionuţaş (Maramureş). Categoria 80 kg: 1.Viorel Dobrin (Argeş), 2. Paul Avram (Arad), 3.
Bogdan Stoica (Prahova). Categoria 90 kg: 1.Ştefan Tamaş – Pitbull (Maramureş), 2. Székely
Erwin (Luduş), 3. Mihai Roba (Arad). Categoria plus 90 kg: 1. Olimpiu Făt (Maramureş),
2. Ciprian Tapasztó (Luduş), 3. Dănuţ Borbil (Luduş). Acesta din urmă şi-a luat revanşa la
categoria „open stânga” unde a câştigat în faţa lui Olimpiu Făt şi Ştefan Tamaş.

Într-un meci foarte amical s-au întâlnit primarul Cristian Moldovan şi multiplul campion Radu
Georgescu – Valahul. După un meci „aprig disputat”, ambii au fost declaraţi câştigători la
„masa verde”.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/100_4616.jpg

1.9.89 Hyundai, partener la „Vezi România De Sus” 2012 (2012-09-30 20:48)

Hyundai Auto România susține ediția curentă a evenimentului „Vezi România De Sus”,
în calitate de partener auto al acțiunii. Desfășurată în opt orașe ale țării, în perioada 17
septembrie – 15 octombrie, acțiunea premiază clienții Hyundai Auto România prin zboruri
spectaculoase cu balonul cu aer cald. Distribuitorii Hyundai implicați în proiect își așteaptă
publicul interesat în amplasamentele showroom pentru înscrieri în concurs:

Automar, Elca Auto și Mecca Plast Service - Ploiești – zile efectuare zbor: 17-18 septembrie.
Autouniversal – Galați – zile efectuare zbor: 20-21 septembrie.
Țiriac Auto – Bacău – zile efectuare zbor: 22-23 septembrie.
Fortuna Motor – Baia Mare – zile efectuare zbor: 5-6 octombrie.
Prestagent și Nordservice – Craiova – zile efectuare zbor: 12-13 octombrie.
Țiriac Auto și Ma-Vis Motors – Pitești – zile efectuare zbor: 14-15 octombrie.

Fiecare distribuitor Hyundai participant la acțiunea „Vezi România De Sus” va desemna câteun

câștigător al unui zbor cu balonul cu aer cald. SUV-ul compact Hyundai ix35 reprezintă mașina

oficială a evenimentului. Unitățile puse la dispoziția organizatorului – Orange România –

acomodează cu succes necesitățile de deplasare a câștigătorilor concursului, în zonele cu

teren accidentat din care se efectuează zborurile cu balonul. Înscrierile în concurs se pot

realiza concomitent și în amplasamentele Orange România, desemnate de către organizator.
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Despre Hyundai

Hyundai Auto România, parte a Grupului Țiriac, este reprezentantul mărcii Hyundai în România
din anul 1994 și aduce pe piața națională 12 modele Hyundai, atât din gama autoturismelor,
cât și din cea a autovehiculelor comerciale ușoare.
Fondată în 1967, Hyundai Motor Co. s-a transformat în Hyundai-Kia Automotive Group, care
este cotat drept al cincilea producător auto la nivel mondial începând din anul 2007.

1.9.90 Ardeleni excelenți, mureșeni excelenți (2012-09-30 20:53)

[1] La sfârșitul săptămânii trecute, Radio Tîrgu-Mureș a fost gazda unui eveniment ce

merită lăudat, într-o țară în care de obicei sunt promovate doar scandalurile. De data aceasta

au fost promovate tinerele valori ardelene, mai exact, cei mai buni olimpici din județele

Mureș, Brașov, Harghita și Covasna, în cadrul proiectului „Excelențele noastre”. Săptămânalul

Punctul a fost unul dintre partenerii media ai evenimentului.

Ideea

Ideea i-a aparţinut Gabrielei Pîncă, redactor la Radio Tîrgu-Mureș. Au fost selectaţi 55 de
liceeni dintr-un total de aproximativ 300 de premianţi din judeţele Braşov, Mureş, Harghita şi
Covasna. Evenimentul ar putea fi extins la nivel naţional cu prilejul aniversării, în 2013, a 55
de ani de existenţă a Radioului Public.

Proiectul a început în luna iunie, iar în ajutorul Gabrielei Pîncă au sărit atât colegii de la RTM,

cât şi conducerile Inspectoratelor Şcolare din cele patru judeţe, dintr-un eşantion de 300 de

elevi, fiind selectaţi pentru gală 60 de olimpici, numărul total al diplomelor de excelenţă care

au fost acordate în cadrul galei fiind de 55. „Selecţia a fost mai mult decât o plăcere, să

alegi nişte nume în spatele cărora se află nişte liceeni cu rezultate deosebite, care au această

dorinţă de a face ceva, stare care ne-a molipsit şi pe noi în discuţiile cu ei. Am cunoscut nişte

copii extraordinari, elevi foarte buni…”, a precizat Gabriela Pîncă.
©2024 www.punctul.ro 1227



BlogBook 1.9. SEPTEMBER

Valorile ies la iveală

„Radio Tîrgu-Mureș își face datoria să cinstească valoarea și să promoveze excelența. E chiar
mai mult decât o datorie. Este bucuria de a face cunoscută publicului o realitate umbrită de
cotidianul ocupat de tumult, de rutină. Sunt tineri ambițioși și deștepți, sunt ai noștri. Dorim
să rămână ai noștri. Ce facem pentru ei? E o întrebare la care trebuie să răspundă mulți. Noi îi
aducem în fața voastră, îi onorăm așa cum se cuvine și le arătăm respectul nostru”, a afirmat,
în cadrul galei de premiere, redactorul-șef al Radio Tîrgu-Mureș, Mirela Moldovan.

La rândul său, inspectorul școlar general de la IȘJ Mureș, Ștefan Someșan, a fost prezent

la eveniment și s-a arătat încântat de performanțele elevilor: „Școala își face datoria în

continuare. Valorile vor ieși în continuare la iveală și vor duce, până la urmă, țara la liman”, a

declarat Someșan.

Mureșenii excelenți

Nu vom aminti aici toți olimpicii premiați, ci doar pe cei mureșeni. Astfel, fac cinste județului,

prin performanțele lor următorii tineri: Vladimir şi Octavian Anca din Luduş, doi fraţi cu perfor-

manţe uluitoare la tenis de masă, Ştefana Şerban, de la Grupul Şcolar „Petru Maior” din Reghin,

medaliată cu argint, anul acesta, la Olimpiada Naţională de Matematică, Cristina Moldovan,

clasa a XII-a la Grupul Şcolar „Lucian Blaga” din Reghin, premiul I la Olimpiada Naţională

de Limba Germană din acest an, Ştefana Bothază, Anamaria Peica şi Anca Paşcan, elevele

Colegiului Naţional „Mihai Eminescu” din Tîrgu-Mureş care au alcătuit echipa câştigătoare a

premiului întâi la Concursul Naţional de Cultură şi Civilizaţie românească şi Péntek Attila de

la Liceul de Artă, un pianist din Tîrgu-Mureş, câştigătorul a numeroase premii naţionale şi

internaţionale.

Tenis de top
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Mezinul galei „Excelenţele noastre” este Vladimir, elev în clasa a VII-a la Şcoala Generală Nr.

1 din Luduş, deţinătorul unei colecţii impresionante de medalii, diplome şi cupe, câştigătorul

locului I la Olimpiada Naţională a Sportului şcolar. Tânărul munceşte șase ore pe zi la antrena-

mente, chiar și în timpul vacanțelor. Împreună cu fratele său Octavian, Vladimir are câteva

victorii importante în partidele de dublu, junior II, anul acesta locul I la Campionatul Naţional

de la Arad.

Umaniștii

În domeniul științelor umaniste s-a remarcă Cristina Moldovan, elevă în clasa a XII-a la Grupul
Şcolar „Lucian Blaga” din Reghin, câștigătoare a premiului I la Olimpiada Naţională de limba
germană din acest an. Ea spune că performanţa este una din ţintele ei atunci când se implică
într-un anumit domeniu.

Nici tîrgumureșencele nu se lasă mai prejos. Ştefana Bothază, Anamaria Peica şi Anca

Paşcan, elevele Colegiului Naţional „Mihai Eminescu” din Tîrgu-Mureş, coordonate de doamna

profesoară Beatrice Standavid, au alcătuit echipa câştigătoare a premiului întâi la Concursul

Naţional de Cultură şi Civilizaţie românească, secțiunea Folclor, un concurs interdisciplinar

de religie, istorie şi limba română. Este vorba despre proiect realizat pe Valea Gurghiului şi

pe Valea Mureşului Superior, referitor la fabricarea săpunului de casă. Tinerele au realizat un

portofoliu de concurs și au efectuat teste de laborator care să demonstreze PH –ul produsului.

„Ce-au făcut ele e mai mult decât folclor. Înseamnă că tradiția noastră populară nu a murit

[…] Tânăra generație merită respectul, merită încrederea noastră”, a precizat președintele

Consiliului Județean Mureș, Ciprian Dobre, cel care le-a premiat pe cele trei eleve.

Realiștii

La Reghin învață și Ştefana Şerban, mai exact la Grupul Şcolar „Petru Maior”, medaliată cu
argint, anul acesta, la Olimpiada Naţională de Matematică şi câştigătoare a numeroase con-
©2024 www.punctul.ro 1229



BlogBook 1.9. SEPTEMBER

cursuri naţionale de matematică. Ştefana este acum elevă în clasa a X-a şi are convingerea că
în tot ceea ce faci ai nevoie de imaginaţie. „Multă muncă, să îți alegi întotdeauna problemele
cele mai grele, să nu renunți… Mai bine două probleme grele la care te gândești câteva zile
decât o sută de probleme foarte ușoare care-ți dau impresia că te descurci”, astfel a descris
Ștefana cheia succesului, într-un interviu acordat RTM.

O diplomă de excelență a primit și Emanuel Stoica, ani la rândul olimpic național și inter-

național la matematică, în perioada 1996-2000, elev al Colegiului Național „Al. Papiu Ilarian”

din Tîrgu-Mureș. El a urmat un doctorat la cea mai puternică universitate tehnică din lume -

MIT din SUA - , iar astăzi este cercetător științific la Geneva, Elveția. Emanuel nu a putut fi

prezent la Tîrgu-Mureș, dar el le-a adresat câteva îndemnuri olimpicilor prin intermediul unei

înregistrări video.

Artiștii

Printre artiștii ardeleni s-a remarcat un pianist din Tîrgu-Mureş, câştigătorul a numeroase
premii naţionale şi internaţionale : Péntek Attila de la Liceul de Artă.

Ultimele premii au fost câștigate de Attila în ultima vacanţă de vară, la cel mai mare concurs
la care a participat până acum, desfăşurat la Sibiu, de unde a venit cu două premii: I la
compoziţie şi III la interpretare, într-o confruntare artistică la care au participat tineri din
Europa. „A fost cel mai mare succes de până acum”, a spus Attila, referindu-se la acest
concurs.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/bun-5.jpg

1.9.91 Săptămână plină cu Unidrama (2012-09-30 20:57)

[1] Singurul Festival de teatru dedicat în exclusivitate acestor spectacole ajunge la a opta
ediție. Unidrama, căci despre el este vorba, reunește anul acesta într-o săptămână dedicată
monodramelor, spectacole de teatru, concerte, dar și o conferință susținută de două nume
sonore ale teatrului românesc: cunoscutul actor Marcel Iureș și scriitoarea Alina Nelega, care
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are mai multe monodrame scrise și puse în scenă în România.

Diferit puțin față de edițiile trecute sunt două noutăți – una organizatorică, de culise, iar
a doua care implică și publicul. Prima schimbare este aceea că organizator principal este
Casa de Producție Culturală, nu Teatru 74 (deși oamenii din spatele organizării sunt în mare
aceeași), care are încă mari probleme administrative din cauza blocajului la decontul fondurilor
europene de către Guvern. A doua noutate este aceea că spectacolele se vor juca în diferite
spații, unele convenționale, altele mai puțin. Așadar, aveți ocazia să vedeți teatru în vopsitoria
de la subsolul Teatrului Național, la noul sediu al Teatrului Ariel care tocmai s-a inaugurat
sâmbătă, dar și în cluburile mureșene J’ai Bistrot, Office și Square no. 7.

Dacă sunteți atrași de ideea de spectacol de teatru cu un singur personaj, atunci săptămâna
aceasta va fi plină. Luni se joacă la Teatrul Național în vopsitorie, de la ora 21:00, spectacolul
„Hess” de Alina Nelega, cu Nicu Mihoc. Marți, la Square no. 7, tot de la 21:00 se joacă „Eden”
de Eugene Obrien, cu Nicu Mihoc și Serenela Mureșan. Marți de la aceeași oră și în același loc
se joacă spectacolul invitat „Pasărea care nu e”, cu Raluca Mara. Miercuri, de la ora 20:00, la
Office, vor performa câștigătorii din acest an al Galei HOP dedicată tinerilor actori, câștigători
între care se regăsesc și mureșenii Alin Stanciu și Andrei Chiran. Joi, de la ora 13:00, la Square
no. 7 este programată conferința cu Marcel Iureș și Alina Nelega, iar seara de la ora 19:00 la
Teatrul Ariel (sediul nou), e programat spectacolul „Bolyai” cu Aba Sebestyen. Vineri, de la ora
21:00, J’ai Bistrot găzduiește spectacolul „Tâlharul bun la suflet”, de Conner McPherson, cu
Adelin Andrei. Sâmbătă, în același loc și de la aceeași oră este programat producția Teatrului
74 „Cum am mâncat un câine”, de Evgheni Griskovet, cu Theo Marton. Duminică, în ultima zi
de festival, la Square no. 7 se va juca spectacolul „(Cu)Cuie-n frunte, după Eric Bogosian, cu
Radu Iacoban și Tudor Aaron Istodor”. În fine, tot duminică, la J’ai Bistrot, festivalul va fi închis
de concertul târgumureșencei Teodora Sântean.

Prețul biletelor este de 5 lei - în cazul studenților și 10 lei – preț întreg. De asemenea, puteți
face rezervări de locuri la spectacole folosind pagina de internet www.teatru74.ro.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/unidrama-2.jpg

1.9.92 Culmea ironiei: termie pentru câteva apartamente (2012-09-30 21:03)

[1] În 10 zile, unele centrale termice de cartier ar putea fi repornite, şi anume acolo unde

mai sunt peste 50 % dintre locatari sau proprietari nedebranşaţi. Locativ a fost acreditat de

ANRSC, spun reprezentanţii Executivului, şi va putea timp de 60 de zile să opereze provizoriu

sistemul de termoficare. Ceilalţi târgumureşeni se pot înscrie pentru ajutoare, bineînţeles
©2024 www.punctul.ro 1231

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/unidrama-2.jpg


BlogBook 1.9. SEPTEMBER

dacă nu au venituri prea mari. Din nou, am constatat că dispreţul faţă de banii contribuabililor

târgumureşeni e la el acasă în Consiliul Local. De ce … vă arătăm mai jos.

Problema termoficării, împărțită în două

Consilierii locali reuniţi la ultima şedinţă de Consiliu Local au avut de votat două proiecte

de hotărâri care priveau problema termoficării. Unul în ceea ce priveşte redesenarea zonei

unitare de termie – dacă mai există aşa ceva -, iar al doilea referitor la acordarea unor ajutoare

de urgenţă persoanelor care nu au apă caldă, nu se vor mai afla în zona unitară de termie şi

au venit per membru de familie sub 786 de lei.

Pe rând

Potrivit unor declaraţii recente, venite atât din partea Executivului local, cât şi din cea a
consilierilor, în acest moment în Tîrgu-Mureş mai sunt branşaţi 3.000 de târgumureşeni la
sistemul centralizat de termoficare. În aceste condiţii, redesenarea zonei unitare de termie ni
se pare o poveste de adormit naivii, dar consilierii au fost de acord cu un nou recensământ al
încă branşaţilor. În funcţie de acest recensământ e posibil ca unele centrale termice de cartier
să fie repornite, şi anume acolo unde mai sunt peste 50 % dintre locatari sau proprietari
nedebranşaţi. Vestea proastă este că şi dacă vor avea apă caldă în termen de 10 zile – cum
au promis din nou reprezentanţii Primăriei şi cei ai Locativ -, preţul gigacaloriei s-ar putea să
urce galopant, şi anume până la 1.200 – 1.300 de lei per unitate. „Unde mai sunt branşaţi
peste 50 % vor avea apă caldă, pentru o perioadă scurtă va rămâne gigacaloria la acest preţ.
Într-o lună de zile ne vom da cu adevărat seama care sunt pierderile pe sistem”, a declarat
consilierul local Claudiu Maior.

Ceilalţi târgumureşeni care nu au apă caldă au două variante. Dacă au sub 786 de lei venit
per membru de familie, nu mai sunt în zona unitară de termie şi nu au apă caldă din motive
independente de ei – cum aveam să citim textul cinic al proiectului de hotărâre – se vor
putea adresa Primăriei Tîrgu-Mureş cu o cerere pentru a solicita ajutor de urgenţă. Va urma
o anchetă socială din partea angajaţilor Executivului, iar, dacă îndeplinesc condiţiile, vor
beneficia de 1.816 lei per familie şi de 1.082 de lei dacă sunt persoane singure. Cererile se
depun în termen de 30 de zile de când s-a adoptat hotărârea. „În maxim 30 de zile vom
şti cum stă situaţia şi atunci vom putea calcula şi un preţ real şi să vă spunem persoanele
care vor beneficia, numărul lor”, a mai completat Maior. (Acum fie-ne permis, credem că
toţi consilierii locali din legislaturile de când s-a înfiinţat Energomur SA şi care au votat până
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acum proiectele cu sistemul centralizat de încălzire şi au pompat bani în pământ ar cam tre-
bui să suporte aceste ajutoare de urgenţă şi nu târgumureşenii de banii cărora şi-au bătut joc.)

Al doilea aspect pe care am dori să îl sesizăm este că, deşi reprezentanţi ai municipalităţii au
încercat să ne aburească cu teoria consilierilor locali răi şi care nu vor să voteze ajutoarele de
urgenţă care ar fi fost pe ordinea de zi, ce să vedeţi? Şi la ultima şedinţă Proiectul de hotărâre
a intrat în dezbatere în regim de urgenţă, deşi, nu-i aşa, a mai fost supus de vreo două ori
dezbaterii, cam nevăzute şi neauzite pentru noi, cei mulţi.

Al treilea ar fi că sperăm ca bieţii oameni care au într-adevăr probleme să mai găsească pitiţi
pe undeva bani ca să îşi suplimenteze fondurile pentru sistemul individual de încălzire şi să
nu îi apuce iarna umblând după instalatori şi autorizaţii.

Iar în al patrulea rând, tot acest scandal al termoficării a adus în discuţie un nou ţap ispăşitor,

şi anume directorul Locativ SA, Ovidiu Moldovan, căruia i s-a cerut demisia. „Să plece de la

SC Locativ, pentru că este unul dintre principalii vinovaţi pentru criza apei calde şi să vină o

altă persoană care înţelege care este rolul acestei societăţi, care sunt responsabilităţile sale”,

a solicitat social-liberalul Cornel Brişcaru.

Aleşii dau...

…că nu dau din banii lor. Aşa s-ar putea califica povestea apartamentelor pe care Primăria
le-a cumpărat la un preţ de ne doare sufletul pentru banii târgumureşenilor. Începută în
primăvară, cu aprobarea fostului Consiliu, în şedinţa de joi a CL am aflat că Primăria e pe cale
să perfecteze vânzarea – cumpărarea a 136 de apartamente cu 1 şi 2 camere. Preţul pe care
îl vor plăti în cinci ani, cu doi ani de graţie, este de 880 de euro per mp. Afacerea contractată
cu RCB Development-Consulting, pentru imobilele din Bulevardul Pandurilor, îi vor usca pe
târgumureşeni la buzunare, mulţumită preţului minunat stabilit de consilieri pentru începerea
licitaţiei, şi anume 900 de euro per mp. „Din păcate din 400 de apartamente pe care am vrut
să le achiziţionăm n-am reușit decât 136. Încă suntem în negocieri, pentru că de exemplu,
una dintre societăţile care a câştigat n-a fost de acord ca TVA-ul să se plătească, aşa cum a
hotărât Consiliul Local, doar la sfârşit, ci dorea în cinci tranşe, lucru care nu se putea îndeplini”,
a spus consilierul Maior. Dacă acestuia îi părea rău că târgumureşenii nu sunt suficient de
îndatoraţi, probabil, ţinând cont că doar pentru cele 136 de apartamente suma de plată va
urca la câteva milioane de euro, aleşii PSD nu au fost de acord cu această tranzacţie.

„Mi se pare absolut anormal să fiu de acord sau să fim de acord cu achiziţionarea din piaţă cu

880 pe mp a unor apartamente de la o anumită firmă. Cred că soluţia nu este achiziţionarea la

astfel de preţuri în condiţiile în care sunt şi la 200 şi la 300 de euro. Dacă se dorea cumpărarea
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de pe piaţa liberă, trebuia să se facă altfel. Procedura urmată e una care ridică mari semne

de întrebare cu privire la legalitate, contractele ce urmează a fi încheiate pentru acele

apartamente pot fi la un moment dat puse în discuţie de persoane fizice sau de autorităţile

statului care le vor verifica”, a spus Cornel Brişcaru.

Vânzarea ANL mai aşteaptă

Peti András nu a avut succes cu proiectul de hotărâre privind vânzarea locuinţelor construite
prin programul ANL. Chiar el recunoaşte că nu proiectul a fost slab pregătit, ci colegii săi
nu prea au avut timp să se documenteze. „Eu cred că nu au avut timp suficient pentru a
se documenta suficient, nu au realizat că pun în pericol un obiectiv foarte important pentru
Tîrgu-Mureş cazarma de la Podul Mureş şi 5 hectare de teren care ni s-au acordat la schimb cu
200 de unităţi locative construite din fonduri ANL. Iar al doilea lucru, stau la rând 600 de familii
tinere care nu au nicio speranţă că o să primească vreodată o locuinţă în chirie”, a spus acesta.

Fracţia PSD susţine că un asemenea proiect era firesc să fie amânat pentru că nu s-a cerut

un punct de vedere al Guvernului, nu s-a stabilit ce se va întâmpla cu sumele rezultate din

vânzarea locuinţelor sau că nu a fost realizat un sondaj printre chiriaşi dacă vor să le cumpere.

Altfel, proiectul ar fi bun şi s-ar putea regăsi pe ordinea de zi a unei şedinţe viitoare.

Aerodrom la cheie

Deşi s-a tot bătut monedă pe tema dezvoltării unui aerodrom nou pentru a fi dat la schimb celui
preluat de la Aeroclubul Tîrgu-Mureş, până la ultima şedinţă a fost linişte. Angajaţii Primăriei
au avut nevoie de mai bine de jumătate de an pentru a întocmi 10 pagini care să conţină o
expunere de motive, un proiect de hotărâre şi caietul de sarcini pentru achiziţionarea a unui
teren supraedificat cu un aerodrom certificat pentru operarea în siguranţă a aeronavelor civile
şi numirea comisiei de licitaţie şi negociere a clauzelor contractuale. Pe terenul Aeroclubului ar
urma să fie dezvoltat un parc tehnologic, însă ţinând cont de lentoarea cu care se desfăşoară
acţiunea ne întrebăm dacă, până va fi cumpărat terenul, nu se împlineşte termenul dat de
Ministerul Transporturilor pentru predarea la schimb a unui aerodrom nou.

Iar, la final, şi o veste bună. De la anul, unele parcuri târgumureşene ar putea fi dotate cu

WC-uri, astfel că duhoarea din tufişuri să se mute doar într-un singur loc.
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Deplasări costisitoare

Cornel Brişcaru a solicitat un audit asupra cheltuielilor cu deplasările în străinătate. „Am cerut

ca pentru toate aceste plecări în străinătate din ultimul an de zile, pentru că au fost foarte

multe să se efectueze un audit şi să ni se spună care a fost modul de decontare a banilor

publici, care au fost sumele cheltuite şi mai ales care a fost efectul cheltuirii acestor sume.

Nu ni se pare corect să se cheltuiască mii de euro pentru ca un şef din Primărie să meargă la

festivalul ciorbei de peşte în străinătate”, a spus alesul. Acum nu vrem să fim răi, dar probabil

primul audit ar fi trebuit să fie solicitat în ceea ce priveşte sistemul de termoficare ca să ştim

şi noi de ce am îngropat vreo 30-40 de milioane de euro.

LIDL vine la Tîrgu-Mureş

Compania LIDL a cerut votul consilierilor pentru Planul Urbanistic de Detaliu - studiu de
amplasament pentru construire spaţiu comercial produse alimentare şi nealimentare, inclusiv
vânzare cu amănuntul, sistematizare verticală, realizare accese, amplasare totem şi panou
reclamă (parter)”, str. Sinaia, nr. 3. Terenul cu suprafaţa de 5.520 mp este în proprietatea
Federalcoop Tîrgu-Mureş, care însă a încheiat un antecontract de vânzare – cumpărare cu SC
Lidl România SCS.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/Consiliul-Local-Tirgu-Mures-1.jpg

1.9.93 Nori negri deasupra conducerii aeroportului (2012-09-30 21:06)

Nici nu s-a uscat bine cerneala pe contractul de management al noii conduceri de la
Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș, că din nou există zvonuri de schimbări.

În luna mai, la finalul mandatului de președinte de Consiliu Județean (CJ) al doamnei Lokodi,

grupul PD-L reușise să negocieze mandatul de director al lui Mihail Poruțiu, dar a venit
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schimbarea conducerii CJ, majoritatea decidentă a rămas aceeași (UDMR, PNL și PSD), însă

președintele era de acum liberal, respectiv Ciprian Dobre. Astfel, au început să apară și

zvonurile unei posibile schimbări, care pare pe zi ce trece tot mai realizabilă, dacă negocierile

politice se vor finaliza între USL și UDMR.

Situația în momentul de față...

...nu e prea roz pentru conducerea de la Aeroport, dar nici pentru negocierile politice. Acum,
managerul este democrat-liberalul Mihail Poruțiu, secondat de Peti András de la UDMR.

Actuala echipă avea obligația să vină cu un plan de administrare al Aeroportului, care să fie

supus dezbaterii și apoi la vot în plenul CJ. Mihail Poruțiu spune că acesta a fost depus la

CJ încă de la finalul lunii august: „Planul de administrare este depus la CJ din data de 29

august. În mod normal pașii legali sunt: analiza de către executivul CJ a planului, solicitarea

de eventuale revizuiri dacă e necesar, după care planul revizuit reintră în CJ. Dacă planul

revizuit se adoptă de către CJ, atunci continuăm mandatul conform contractului, iar dacă nu

se aprobă, Consiliul de Administrație (CA) este considerat demis, iar CJ procedează la numirea

unui nou Consiliu nu mai târziu de 60 de zile de la data respingerii planului de administrare.

CJ a cerut revizuirea, deși poziția consilierilor era că doresc și ei să facă completări la material.

Eu nu cred că poate fi adoptată o hotărâre privind planul de administrare până când nu-și

exprimă un punct de vedere și CJ”. Oricum ar fi, pe lege, s-a făcut un prim pas care poate

duce la demiterea conducerii Aeroportului. Acea cerere de revizuire a fost adoptată de plenul

CJ printr-un proiect promovat în regim de urgență, fără să treacă prin comisiile de specialitate.

Asta a făcut ca grupul consilierilor PD-L să ceară amânarea, propunere care însă a căzut la vot,

iar proiectul în cele din urmă a fost adoptat.

Ce spune legea?

Modul de adoptare a planului de administrare este prevăzut de OUG 109 din 2011, care la
articolul 13 prevede următoarele: „Autoritatea publică tutelară (n. red. CJ în cazul de față)
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poate cere completarea sau revizuirea planului de administrare, dacă acesta nu prevede
măsurile pentru realizarea obiectivelor cuprinse în contractul de mandat și nu cuprinde
rezultatele prognozate care să asigure evaluarea indicatorilor de performanță stabiliți în
contract. Dacă planul de administrare revizuit nu este aprobat de autoritatea publică tutelară,
aceasta va proceda de îndată, dar nu mai târziu de 60 de zile, la numirea unui nou Consiliu de
administrație, cu respectarea dispozițiilor art. 5-7. Mandatul administratorilor al căror plan de
administrare revizuit nu a fost aprobat încetează de drept la data numirii noilor administratori”.

La ședința CJ de joia trecută, consilierii au adoptat deja acea hotărâre prin care se cere

revizuirea planului de administrare, iar CA de la Aeroport are ca termen următoarea ședință

ordinară a CJ de la finalul lunii octombrie ca să opereze modificările cerute. Dacă atunci

consilierii îl vor respinge, mandatul actualei conduceri s-a încheiat.

Ce spune președintele CJ?

Ciprian Dobre a refuzat însă să vorbească despre eventualitatea schimbării actualei conduceri.

El spune că a cerut revizuirea, iar acum așteaptă să primească documentul refăcut: „În CJ

aceste lucruri se făceau prin dispoziția președintelui. Eu am preferat să intru cu acest lucru

în plen și împreună cu consilierii să hotărâm. Consider că aici nu este glumă. Aeroportul

este poate una din cele mai importante instituții subordonate CJ și cred că avem nevoie

de o evaluare realistă și de o dezbatere serioasă pe această temă. Chestiunea ridicată de

consilierii PD-L este una strict politicianistă și cred că va depune planul revizuit CA-ul, iar

cerința mea imperativă este ca materialul să treacă pe la comisii. Nu cred că putem discuta

despre chestiuni care nu au fost încă hotărâte de CJ. Nu mă pot substitui și nu vreau să mă

substitui unei alte hotărâri a CJ. O altă hotărâre implică o altă voință. Deocamdată ceea ce

trebuie să facă CA este să vină cu planul revizuit”.

Scenariile...

...legate de schimbarea actualei conduceri au un singur numitor comun: UDMR. Orice schim-
bare are nevoie și de votul consilierilor maghiari, întrucât UDMR cu PD-L ar putea constitui
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o majoritate care să respingă la vot orice inițiativă de schimbare. În plus, pentru ca actuala
conducere (în care adjunctul de la aeroport este de la UDMR) să fie demisă, UDMR trebuie
să primească cel puțin tot această funcție înapoi. Se pare că PNL și Ciprian Dobre și-ar dori
conducerea aeroportului, adică mandatul de manager, însă e aproape sigur că negocierile
sunt departe de finalizare. Situația se complică și mai tare din cauza apropierii alegerilor, așa
că schimbarea echipei de conducere de la aeroport s-ar putea să fie în cele din urmă amânată
până la începutul anului viitor, când se va prefigura și noua majoritate politică din Parlament.

Cătălin Hegheș

1.9.94 Corupția din spatele furiei apelor (2012-09-30 21:12)

[1] Sute de milioane de euro s-au vrut a fi investiți anual pentru combaterea inundațiilor,

care an de an fac mii de victime: oameni rămași fără locuințe și suflete îndoliate de pe urma

morților. Banii s-au dus pe apa sâmbetei, iar victimele cad din nou pradă la fiecare sezon

ploios. Vinovații-martori, deși fac obiectul cercetărilor penale ale DNA, stau bine-mersi și

continuă să ocupe funcții de conducere. Este și cazul directorului general şi director tehnic

al ABA Mureş Dávid Csaba. Care este povestea dureroasă a uneia dintre cele mai corupte

instituţii din România, Administraţia Naţională Apele Române – ANAR, citiți mai jos…

Sute de milioane de euro

România este şi la ora actuală ţara cu cel mai mare risc de inundaţii din UE cu toate că,
Mureşul, Someşul şi mai ales Dâmboviţa au „spălat” investiţii de sute de milioane de euro.

Inundaţiile din perioada mai-iunie 2010 au produs pagube, conform evaluărilor guvernamen-
tale, de 867 de milioane de lei (echivalentul a 0,68 din PIB) fără a lua în calcul dramele
individuale şi pierderile de vieţi omeneşti, iar necesarul costurilor de reconstrucţie se ridică la
2,41 de miliarde de lei. Principala cauză a fost cheltuirea ineficientă a banilor pe fondul unor
scandaluri de corupţie legate de calitatea lucrărilor la diguri care au cedat în faţa viiturilor şi
cangrena instituţională de interese între directorii ANAR şi firmele specializate în construcţii
hidrotehnice.

Efortul investiţional naţional, în condiţiile crizei, a constat în alocări de fonduri în valoare de
peste 900 de milioane de lei doar în anul 2010, fără a lua în considerare fondurile europene
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nerambursabile, în valoare de peste 250 de milioane de euro.

Rezultatele vizate în perspectiva viitoarelor inundaţii au fost efectiv sabotate de una dintre
cele mai corupte instituţii din România, Administraţia Naţională Apele Române – ANAR.

Începând tot cu anul 2010, odată cu preluarea conducerii ANAR de către Dávid Csaba cu

susţinerea ministrului Mediului, Borbély László, instituţia a făcut obiectul celor mai mari

scandaluri de corupţie din istoria sa. Cazurile multiple semnalate de mass-media privind

calitatea deplorabilă a investiţiilor hidrotehnice şi sifonarea banilor publici de caracatiţa

intereselor directorilor din instituţie cu oameni de afaceri, au rămas fără efect. Deşi s-a

atras atenţia faţă de consecinţele directe asupra vieții populaţiei, din cauza perpetuării, prin

rotaţie, a aceloraşi personaje la conducerea centrală şi regională a instituţiei care satisfac

interesele transpartinice ale aceloraşi oameni de afaceri, responsabilii naţionali în domeniu nu

au întreprins nimic.

Iată cazurile de corupţie

O documentare jurnalistică minimală scoate la suprafaţă un dezastru fără precedent, care
atestă fără drept de apel, derapajul instituţional grav al ANAR din timpul mandatului lui Dávid
Csaba, care se manifestă şi în prezent. Exemplificăm doar prin câteva cazuri de mare corupţie,
reflectate pe larg de mass-media, începând cu anul 2010:

1. 11 noiembrie 2011, Ziua de Cluj semnalează că DNA anchetează licitaţiile derulate la ABA
Someş Cluj şi modul de atribuire a lor de către directorul general Flaviu Radu în favoarea
Lescaci Com SRL Satu Mare, Laurențiu H SRL Satu-Mare şi Tehnodomus SA Arad.

2. 2010: Presa locală din Iaşi ne informează că DNA derulează cercetări cu privire la atribuirea
clientelară de contracte la ABA Iaşi în favoarea Com-Beton SA Iaşi şi Vega 93 SRL Galaţi, iar în
anul 2011 ne semnalează muşamalizarea contractelor cu probleme de către directorul tehnic
Corneliu Creţu.

3. Vara anului 2011 şi aprilie 2012: etapa a doua a scandalului legat de ridicarea imunităţii
parlamentare a fostului ministru Borbély László pentru două infracţiuni de trafic de influenţă şi
fals în declaraţiile de avere, în formă continuată. În acest caz, DNA a început urmărirea penală
pentru cumpărare de influenţă împotriva omului de afaceri Ioan Ciocan, SC Lescaci Com SRL
pentru obţinerea de contracte cu ANAR, iar în cazul fostului consilier ministerial Szepessy
Szabolcs pentru complicitate la trafic de influenţă în favoarea oamenilor de afaceri precizaţi.
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4. Martie 2012: directorul general al Institutului Naţional de Hidrologie şi Gospodărirea Apelor,
Petre Stanciu, a fost demis după ce a fost condamnat definitiv la închisoare cu executare de
Curtea de Apel Bucureşti pentru abuz în serviciu contra intereselor publice şi fals intelectual.

5. (Și nu în ultimul rând) Săptămânalul Punctul a semnalat, la începutul verii, că DNA a derulat
percheziţii la sediul ABA Mureş în birourile directorului general Teodor Giurgea, directorul
tehnic Orbán Lászlo Levente şi la sediul unor firme aflate în relaţii contractuale cu Apele
române, favorizate de cei doi factori decizionali. Cazul, în urma anchetării a mai multor
persoane, s-a extins şi la deja-celebrul tandem Dávid Csaba-Monica Gheorghe.

S-au mai perindat pe la DNA, pentru a fi audiaţi în diferite cazuri de corupţie: Dávid Csaba,
directorul de investiţii în ANAR- Vasile Ofimiaş, directorul în Ministerul Mediului - Lucian Pricină,
directorul ABA Bacău - Emil Vamanu, directorul tehnic ABA Olt - Ion Stoenescu şi oamenii de
afaceri cu contracte de la ANAR.

Enumerarea se referă doar la cazurile „grele”, fără a lua în considerare cercetările penale

derulate de alte instituţii abilitate şi rezultatele controalelor Curţii de Conturi a României.

Corupţia e transpartinică!

Există un precedent privind muşamalizarea dosarelor penale, având ca obiect infracţiuni
legate de modul de realizare a investiţiilor A.N.A.R. în anul 2005. DNA a declinat, în data de 10
mai 2010, dosarele în cauză către Parchetele de pe lângă Tribunalele Bihor, Cluj, Timiş, Argeş,
Iaşi, Buzău, Mureş, Constanţa, Vâlcea, Buzău, către procurori care au cercetat mai multe fapte
constatate de Curtea de Conturi a României cu ocazia controalelor efectuate la Direcţiile de
apă. Niciun director sau om de afaceri nu a fost responsabilizat legal, mai mult, în anul 2011,
principalele firme implicate, Repcon SA Oradea, Socot SA Tîrgu-Mureş, Apasco SA Prahova,
Vega 93 SRL Galaţi etc., au obţinut cele mai multe contracte, culmea, „datorită” efectelor
inundaţiilor de care sunt în mare parte responsabile.

Primele semnale că se va repeta acelaşi scenariu sunt blocarea procedurii de ridicare a

imunităţii parlamentare a fostului ministru al Mediului, Borbély László şi retragerea/numirea

în dubla calitate de director general şi director tehnic al ABA Mureş a lui Dávid Csaba, unul

dintre principalii martori în cercetările penale derulate la nivel naţional de către DNA, legate

de activitatea ANAR.

Cazul Mureș - Dávid Csaba
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Dávid Csaba, revenit într-o funcţie de conducere la Administraţia Bazinală de Apă Mureş, a
fost acuzat în repetate rânduri că a uzat de calitatea sa de director pentru a obţine contracte
pentru firma sa – Hidroplast SRL - care are obiect de activitate exact în domeniul proiectării
de reţele de apă şi canalizare.

E adevărat că ultimele contracte încheiate de respectiva companie nu au fost încheiate direct
cu Ministerul Mediului sau altor autorităţi din coordonarea acestuia, dar banii vin tot de acolo.
Dar să fim mai expliciţi. În 16 martie anul curent, „ministrul Borbély László şi vicepreşedintele
Administraţiei Fondului pentru Mediu, Lőrincz Csilla, au semnat împreună cu reprezentanţii a
nouă comune din judeţul Mureş, contractele de finanţare pentru construirea şi modernizarea
sistemelor de apă potabilă şi de canalizare. Localităţile în care vor fi realizate proiectele sunt
Găneşti, Glodeni, Sânpaul, Vărgata, Gheorghe Doja, Suplac, Beica de Jos, Gorneşti şi Fântânele.
Valoarea totală a contractelor de finanţare este de 43.943.548,69 lei”, potrivit unui comunicat
de presă trimis de către reprezentanţii ministerului.

Dacă mergem pe fir observăm că o parte din documentaţiile proiectelor finanţate – din infor-

maţiile noastre toate – sunt elaborate de Hidroplast, firmă în care fostul director al Autorităţii

Naţionale Apele Române deţine 60 % din părţile sociale, restul soţia sa care este şi admin-

istratorul firmei. Mai precis, spre exemplu, comuna Vărgata a primit în 2011 autorizaţia de

mediu pentru un proiect de realizarea a sistemului centralizat de apă şi canalizare în comună.

Dacă aveţi răbdare să citiţi întreg documentul, veţi descoperi că documentaţia ce ţine de

administrarea reţelei de apă a fost întocmit de Hidroplast în 2009. Apoi, la Sânpaul, în toamna

lui 2011, aceeaşi firmă contracta, pentru suma de 190 de mii de lei, „Servicii de proiectare

tehnică aferente realizării proiectului ‹‹Dezvoltarea infrastructurii de bază prin realizarea

canalizării menajere şi a modernizării unor străzi în comuna Sânpaul, judeţul Mureş››”.

Nu sunt însă singurele contracte

Numele Hidroplast îl regăsim şi în legătură cu contractul pentru realizarea studiului de
fezabilitate pentru investiţia „Canalizare menajeră şi staţie de epurare pentru localităţile
comunei Eremitu”, supus aprobării CL din comună în 2007. De asemenea, Hidroplast a
întocmit documentaţia şi pentru proiectul integrat depus de comuna Joseni, potrivit căruia
firma târgumureşeană s-a ocupat de aspectele tehnice privind reabilitarea drumurilor co-
munale, extinderea reţelelor de apă şi canalizare Borzonţ, construire centru de reabilitare
şi îngrijire socială, dotarea Căminului cultural din comună. Hidroplast era atât proiectantul
general, cât şi cel special. Şeful de proiect era însuşi Dávid Csaba, iar pe partea de drumuri
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ing. Emil Cadariu. În acea perioadă, Dávid Csaba tocmai predase ştafeta de director al Di-
recţiei Apelor Mureş şi era doar un inginer şef la Sistemul de Gospodărire a Apelor Tîrgu-Mureş.

În februarie 2010, Dávid Csaba a ajuns la şefia ANAR, iar Hidroplast a mai încheiat un contract
în comuna Ciumani, aşa cum rezultă din procesul verbal de şedinţă încheiat la data de 11
noiembrie 2010, la şedinţa ordinară a Consiliului Local. Consilierii locali au aprobat atunci,
prin hotărârea nr.55/2010, Proiectul privind aprobarea Contractului nr.26/2010, încheiat cu SC
HIDROPLAST SRL din Tîrgu-Mureş pentru realizarea Studiului de fezabilitate pentru „Reabilitare
captare, staţie de tratare apă şi extindere reţea de apă şi canalizare, comuna Ciumani, judeţul
Harghita”.

Toate aceste contracte au fost duse la bun sfârşit de către un singur angajat, pe care îl putem
declara extrem de eficient deoarece a reuşit în 2010 un profit de aproape 800 de mii de lei.

Teoretic, toate aceste contracte ar fi trebuit să se regăsească în declaraţia sa de interese,

dar dacă o studiaţi aflaţi doar că acesta mai este acţionar la o firmă din Cluj-Napoca, alături

de Pop Anna-Maria, DDP Hidro SRL, ce activează potrivit obiectului principal de activitate în

domeniul producţiei de energie termică. Firma a avut un profit de peste 220 de mii de lei.

Conflictul acoperit de lege

Într-adevăr nu putem vorbi de un conflict de interese, aşa cum se înţelege din Legea 161 din

2003, deoarece contractele sunt încheiate cu administraţii publice locale, dar moral, Dávid

Csaba este într-un mare conflict. Ceea ce ar trebui să dea de gândit parlamentarilor când

se vor mai apleca asupra legislaţiei din domeniu, pentru că orice ne-ar explica Dávid Csaba,

lucrările pe care le întocmeşte firma sa ajungeau la avizare tot la Apele Mureş sau la Apele

Române unde, ia ghiciţi, clienţii săi sigur nu aveau probleme de autorizare şi nici nu se loveau

de birocraţia pe care trebuie să o înghită alţi beneficiari care nu înţelegeau cum merg lucrurile.

Crudul adevăr
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Marea majoritate a directorilor centrali şi regionali ai ANAR sunt implicaţi direct sau indirect
în acte şi fapte de corupţie care fac obiectul cercetărilor penale ale DNA. Aceștia continuă
să ocupe funcţii de conducere şi, cu siguranţă, obiectivul lor principal nu este protejarea
populaţiei.

Lipsa de implicare fermă şi coabitarea cu aceste personaje nu face decât să confirme legăturile
transpartinice din domeniu. Chiar dacă interesele financiare din jurul ANAR depăşesc orice
închipuire şi responsabilitatea predecesorilor miniştri ai Mediului s-a risipit în timp, în ceaţa
vinei colective, aceasta nu ţine de justificare pentru conştiinţa personală faţă de victimele
viitoarelor inundaţii, prin acceptarea actualei stări de fapt, în condiţiile statutului României de
ţară cu cel mai mare risc de inundaţii din Europa.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/apele-romane.jpg

1.10 October

1.10.1 Premierul Ungariei așteptat miercuri la Sapienția (2012-10-02 09:58)

[1] Premierul Ungariei, Viktor Orban, este invitat să participe miercuri la Târgu Mureş
la sărbătorirea primei ediţii a Zilei Universităţii Sapienţia, au anunţat oficialii universităţii
maghiare.

’Universitatea Sapientia şi-a deschis porţile la 3 octombrie 2001. După finalizarea procesului
de acreditare instituţională, Senatul a decis ca ziua deschiderii primului an academic să fie
declarată Ziua Universităţii. Este o deosebită plăcere pentru noi ca la sărbătorirea primei ediţii
a Zilei Universităţii să îl avem ca invitat de onoare pe premierul Ungariei, dl. Orban Viktor’, se
arată într-un comunicat de presă dat publicităţii, luni, de Universitatea Sapientia.

În cadrul manifestărilor dedicate Zilei Universităţii, premierul Ungariei va primi premiului ’Boc-
skai Istvan’ şi va participa la semnarea acordului de principiu privind colaborarea Guvernului
Ungariei, Fundaţiei Sapientia, Universităţii Sapientia şi Universităţii Creştine Partium în scopul
dezvoltării învăţământului superior de limba maghiară din Transilvania.

Manifestarea va începe miercuri, la ora 11.00, în aula situată la parterul Facultăţii de Ştiinţe
Tehnice şi Umaniste a Universităţii Sapientia, iar la aceasta vor mai participa Kato Bela,
preşedintele Fundaţiei Sapientia, europarlamentarul Tokes Laszlo, preşedintele Universităţii
Creştine Partium, David Laszlo, rectorul Universităţii Sapientia şi Janos-Szatmari Szabolcs,
rectorul Universităţii Creştine Partium.
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1.10.2 42% din procesele Curții de Apel aduse de taxa auto (2012-10-02 10:02)

[1] Curtea de Apel Târgu Mureş a soluţionat, numai în primul semestru al acestui an,
1.068 de dosare având ca obiect ’Legalitatea taxei privind emisiile de poluare provenite de la
autovehicule’, ceea ce reprezintă 42,33 % din totalul cauzelor civile, iar pentru degrevarea
activităţii instanţei magistraţii solicită modificări legislative.

’Pentru primul semestru al anului 2012 numărul cauzelor soluţionate de Tribunalul Mureş în
această materie a fost de 1.062 de dosare, reprezentând un procent de 31,80 din totalul
volumului de activitate, în timp ce la Curtea de Apel Târgu Mureş au fost soluţionate 1.068 de
dosare, reprezentând un procent de 42,33 din totalul volumului de activitate (în domeniul civil
- n.r.)’, se arată într-un raport al Curţii de Apel Târgu Mureş, dat publicităţii luni.

Potrivit raportului, pe parcursul anului 2011 au fost soluţionate de către secţia de contencios
administrativ şi fiscal a Tribunalul Mureş, în primă instanţă, 1.747 de cauze având ca obiect
legalitatea taxei de poluare, reprezentând 41,63 % din totalul volumului de activitate al secţiei,
iar la secţia a II - a civilă a Curţii de Apel Târgu Mureş au fost 825 de cauze, reprezentând
28,39 % din totalul volumului de activitate al secţiei.

În opinia conducerii instanţei, pentru degrevarea instanţelor de judecată pe aceste speţe
soluţiile posibile ar fi ori creşterea numărului de personal, ori soluţionarea pe cale administra-
tivă a cererilor de restituire a acestor taxe fără implicarea instanţelor de judecată.

Potrivit documentului, prima soluţie ar fi una costisitoare care ar implica nu doar suplimenta-
rea cheltuielilor de personal, dar şi cele legate de investiţii pentru suplimentarea suportului
material pentru desfăşurarea activităţii, în timp ce a doua soluţie nu presupune cheltuieli
suplimentare, ci reducerea de cheltuieli.

’Pentru soluţionarea acestor cereri reclamantul plăteşte o taxă judiciară de timbru în cuantum
de 39 de lei, în timp ce costurile soluţionării unui astfel de dosar a fost pentru anul 2011 de
aproximativ 1.060 de lei, iar în 2012, în primul semestru, a fost de aproximativ 878 de lei,
fără a se lua în considerare onorariile avocaţilor angajaţi de către reclamanţi, care reprezintă
cheltuieli de judecată şi sunt puse în sarcina statului’, mai precizează documentul citat.

Costurile aproximative totale suportate de stat cu ocazia soluţionării definitive a dosarelor
pentru restituirea taxei de poluare pentru anii 2011, 2012 la Curtea de Apel Târgu Mureş sunt
de 878.500 de lei în 2011 şi de 937.704 lei numai în primul trimestru al acestui an.
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’Aceste date statistice arată nu doar faptul că aceste cauze reprezintă o proporţie impor-
tantă din volumul de activitate a instanţei dar şi o creştere îngrijorătoare a numărului de
cauze soluţionate de instanţele mureşene în această materie. Acest fapt a dus practic la o
supraîncărcare a activităţii secţiilor şi la imposibilitatea respectării dreptului la soluţionarea
într-un termen rezonabil a cauzelor. Situaţia este din ce în ce mai dramatică şi în acest mo-
ment, s-a ajuns ca, încărcătura şedinţelor de judecată să fie atât de mare încât pentru dosarele
nou intrate pe această materie, primul termen de judecată să fie de peste 13 luni, adică lunile
octombrie, noiembrie ale anului 2013’, mai precizează documentul Curţii de Apel Târgu Mureş.

AGERPRES
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1.10.3 Azo face angajări. CV-urile se depun miercuri (2012-10-02 10:18)

[1] Societatea Azomureș, cel mai mare producător de îngrășăminte pentru agricultură din
România, a început să deruleze programul de investiții pe platforma de la Tîrgu Mureș, un
program ambițios de peste 200 de milioane de dolari, ce se va desfășura în următorii 3 ani
și jumătate. Pentru ca programul să poată fi derulat e nevoie de angajați bine pregătiți în
domeniile de activitate ale combinatului. Depunerea CV-urilor și discuțiile preliminare pentru
cei interesați sunt programate miercuri, 3 octombrie, între orele 12 și 19, la Promenada Mall
(la scenă).

Sursa: Azomureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/Azomures.jpg

1.10.4 Combinatul amendat pentru poluarea cu amoniac (2012-10-02 14:05)

[1] Combinatul de îngrăşăminte chimice Azomureş din Târgu Mureş a fost amendat cu
50.000 de lei de către Garda de Mediu Mureş, după ce probele au evidenţiat, în perioada
august-septembrie, depăşirea frecventă a concentraţiei maxime admise de amoniac în aerul
înconjurător. ”În perioada 25 august - 23 septembrie, în municipiul Târgu Mureş s-au înreg-
istrat 45 de depăşiri ale concentraţiei maxime admise de amoniac în aerul înconjurător la
probele de 30 de minute şi opt depăşiri ale concentraţiei maxime admise de amoniac la probe
de 24 de ore (...) Pentru nerespectarea prevederilor Legii 104/2011 privind calitatea aerului
înconjurător, s-a aplicat agentului economic Azomureş amendă contravenţională în valoare
de 50.000 de lei. Garda Naţională de Mediu - Comisariatul Judeţean Mureş a trasat ca măsuri
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Azomureş respectarea concentraţiilor maxim admise pentru emisiile şi imisiile de poluanţi în at-
mosferă”, se arată într-un comunicat de presă dat publicităţii, marţi, de Garda de Mediu Mureş.

Potrivit documentului, depăşirile au avut drept cauză desele porniri şi opriri ale instalaţiilor,
întrucât combinatul a fost închis în luna august pentru efectuarea unor investiţii în retehnol-
ogizare. Purtătorul de cuvânt al Azomureş, Ovidiu Maior, a precizat, marţi, că noul acţionar
a semnat recent un contract de proiectare a noilor fabrici de producere a amoniacului, care,
începând din primăvara anului viitor, vor asigura încadrarea în planul de modernizare prevăzut
de Autorizaţia Integrată de Mediu.

AGERPRES
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1.10.5 Dorin Florea posibil candidat la Senat (2012-10-02 14:07)

Prim-vicepreşedintele Partidului Democrat Liberal (PDL), Dorin Florea, care este şi primarul
municipiului Târgu Mureş, intenţionează să candideze pentru un mandat de senator pe colegiul
Târgu Mureş.

Dorin Florea a precizat, marţi, că intenţia sa de a candida la Senat este ”în proporţie de 90
%”, dar a adăugat că o decizie finală va fi luată după ce se va consulta cu cetăţenii din oraş.
”România nu are nicio şansă decât dacă-şi schimbă clasa politică radical şi e capabilă să arate
Europei că a înţeles că toate problemele din învăţământ, din sănătate, se datorează clasei
politice. Statul pe margine nu merge, trebuie să încercăm să venim cu oameni credibili, de
care nu s-au legat porcării. Calculele raţionale mă conduc la această decizie, dar trebuie să
mă consult şi cu cetăţenii în cartiere, cu diverse categorii profesionale. Decât să mă chinui cu
actualul Consiliu local (a cărui majoritate este formată din UDMR şi USL, n.r.) patru ani, de ce
să nu mă duc să ajut oraşul din altă parte? Am avut peste 50 % (la alegerile locale, n.r.), cred
că pot lua Colegiul I pentru Senat, din Târgu Mureş, dacă cetăţenii mă sprijină în continuare. E
o decizie pe care am luat-o 90 %”, a declarat presei Dorin Florea.

Potrivit unor surse din PDL Mureş, până acum sunt anunţate numele lui Dorin Florea, pe
colegiul 1 Senat, şi Petru Başa, pe colegiul nr. 3 (zona Sighişoarei), pe colegiile 1 şi 2 Târgu
Mureş pentru Camera Deputaţilor - Marius Paşcan, fostul prefect de Mureş, şi deputatul Doru
Oprişcan, iar pentru colegiul nr. 6 va candida actualul deputat Toader Stroian.

AGERPRES
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1.10.6 Proteste sindicale, joi, la Tîrgu-Mureș (2012-10-03 09:47)

[1] Sindicatele afiliate la Uniunea Teritorială Mureş a Confederaţiei Naţionale Sindicale
„Cartel ALFA” , organizează o acţiune de protest sub formă de demonstraţie publică în faţa
Prefecturii Mureş joi, între orele 15:00 și 17:00. Acţiunea de protest se incadrează in programul
de actiuni, organizat la nivel national de catre Confederatia Nationala Sindicala Cartel Alfa in
toate judetele tari. „Motivul il constituie nerespectarea de catre USL a protocolului semnat cu
cele cinci confederati reprezentative la nivel national, privind modificarea legislatiei dialogului
social, precum si lipsa masurilor privind crearea de noi locuri de munca” precizează un
comunicat al Cartel Alfa Filiala Mureș.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/prefectura-mures.jpg

1.10.7 15 mil. euro universităților Sapienția și Partium (2012-10-03 11:33)

[1] Premierul Ungariei, Viktor Orban, a anunţat miercuri, la Târgu Mureş, la deschiderea
anului academic la Universitatea Sapientia, că până în anul 2014 guvernul de la Budapesta va
acorda acestei instituţii de învăţământ superior şi Universităţii Partium suma de patru miliarde
de forinţi, ceea ce reprezintă circa 15 milioane de euro.

’Acest acord nu conţine date exacte, ci scopuri şi principii bine stabilite. Acordul de astăzi
are la bază o decizie a Guvernului Ungariei, care presupune ca până în 2014 executivul de
la Budapesta să aloce patru miliarde de forinţi care să fie puşi la dispoziţia universităţilor
Sapientia şi Partium, în aşa fel încât scopurile şi obiectivele să fie îndeplinite aşa cum ne-am
dorit cu toţii. Această zi este una de mare succes pentru Ungaria, deoarece prin acest acord
Ungaria dovedeşte că este în stare să înfiinţeze o universitate maghiară în afara graniţelor
statului ungar’, a afirmat Viktor Orban, conform traducerii oficiale.

Alături de premierul ungar, pe acordul semnat în scopul dezvoltării învăţământului superior
de limba maghiară şi-au mai pus semnătura Kato Bela, preşedintele Fundaţiei Sapientia,
europarlamentarul Laszlo Tokes, preşedintele Universităţii Creştine Partium, David Laszlo, rec-
torul Universităţii Sapientia, şi Janos-Szatmari Szabolcs, rectorul Universităţii Creştine Partium.

Rectorul Universităţii Sapientia, David Laszlo, a subliniat că prin fondurile care vor fi alocate de
Guvernul Ungariei cele două universităţi, Sapientia şi Partium, vor continua practic investiţiile
începute la Târgu Mureş, Cluj-Napoca, Miercurea Ciuc şi Oradea.

Proiectele de dezvoltare ale Universităţii Sapientia reprezintă construirea noii clădiri la
Cluj-Napoca, în valoare de 300 milioane de forinţi, la Târgu Mureş se va construi un cămin
studenţesc cu 240 de locuri, iar al Miercurea Ciuc se va extinde clădirea universităţii cu
laboratoare de biotehnologii.
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În Universităţile Sapientia şi Partium învaţă peste 3.000 de studenţi, dintre care 1.000 la Târgu
Mureş.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/sapientia.jpg

1.10.8 Tokes: „UDMR este un partid maghiar postcomunist”
(2012-10-03 14:07)

[1] Europarlamentarul Laszlo Tokes, liderul Consiliului Naţional al Maghiarilor din Transilva-
nia (CNMT), a declarat presei, miercuri, la Târgu Mureş, că dacă nu se poate face o înţelegere
pentru reprezentarea unitară a maghiarilor în Parlament, aceasta trebuie ”forţată”.

”Este o ruşine a ungurimii că UDMR se înţelege mai bine cu fraţii noştri români decât cu fraţii
lui maghiari. Ar fi trebuit să ne înţelegem să împărţim baza electorală între noi, să găsim
formele adecvate ale dobândirii a unei reprezentanţe cât mai mari în Parlamentul României.
De fapt, UDMR este un partid maghiar postcomunist de felul partidului lui Ponta şi cel al lui
Antonescu, care încă nu şi-a identificat identitatea. Dacă prin înţelegere nu se poate realiza
reprezentarea democratică a comunităţii maghiare, trebuie să o forţăm prin metode politice
şi printr-un concurs democratic, ceea ce este inacceptabil de către un partid postcomunist de
tip totalitar”, a arătat Tokes.

Europarlamentarul consideră că încă nu este târziu ca România se conformeze ”exigenţelor
democratice ale aproape două milioane de etnici maghiari”.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Tokss-Laszlo.jpg

1.10.9 Problemă de lot la BC Mureș (2012-10-03 14:14)

Deși a venit în probe la BC Mureș încă de săptămâna trecută, sârbul Milos Petkovic a fost
refuzat în cele din urmă de conduce[1] rea clubului. Astăzi, într-un scurt comunicat postat
pe site-ul clubului, conducerea BC Mureș a anunțat:
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Conducerea clubului BC Mureş a hotărât că nu îl legitimează pe jucătorul Milos
Petkovic, sosit în probe vinerea trecută. Sârbul de 21 de ani nu a confirmat aştep-
tările staffului technic.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/Bc-mures.jpg

1.10.10 Culpa medicală şi responsabilitate?! (2012-10-04 08:31)

[1] Universitatea „Petru Maior” din Tîrgu Mureş în colaborare cu Uniunea Internaţională a
Avocaţilor (UIA) organizează în zilele de vineri şi sâmbătă, 5 - 6 octombrie 2012, în Aula Magna
a universităţii, str. Nicolae Iorga, nr.1, cu începere de la ora 09:00 seminarul cu tema „Culpa
medicală şi responsabilitate”.

Tema conferinţei, cu un obiect interdisciplinar, trezeşte interesul nu numai al juriştilor
ci şi al medicilor, societăţilor de asigurări, dar în mod egal şi al diverselor organizaţii
non-guvernamentale, asociaţiilor şi fundaţiilor, al reprezentanţilor intereselor principalilor
beneficiari ai actului medical. Pe de altă parte tema este de mare actualitate şi reafirmă
necesitatea unei reglementări juridice riguroase în termenii responsabilităţii în domeniul
actului medical, în cercetare şi în inovare, în tehnologia de vârf utilizată în medicină şi nu în
ultimul rând în stabilirea şi acoperirea daunelor materiale şi morale produse victimelor sau
colateralilor acestora.

Vor participa personalităţi ale lumii juridice şi medicale, avocaţi din diferite ţări. Ţinem să
mulţumim Consiliului Judeţean Mureş pentru sprijinul acordat în desfăşurarea în bune condiţii
a programului acestui seminar.

Sursa:Universitatea „Petru Maior”

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/upm2.jpg

1.10.11 Azo a primit 800 de cv-uri pentru angajări (2012-10-04 10:03)

[1] În urma acțiunii de recrutare forță de muncă, din data de 3 octombrie 2012, reprezen-
tanții Departamentului de Resurse Umane au discutat cu peste 450 de persoane care doresc
să se angajeze la Azomureș. În același timp pe adresa de email, cariere@azomures.com, au
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fost trimise în ultimele zile 350 de aplicații în vederea angajării. Toate CV-urile vor fi analizate,
iar persoanele selectate vor fi contactate pentru un interviu, urmat de o probă practică. „Ne
așteptam la o astfel de reacție și credem că avem șansa să alegem ce e mai bun pentru
compania noastră, pentru a ne îndeplini obiectivele propuse. E un proces de selecție riguros,
atent și care estimăm că va dura aproximativ trei luni de zile. Cei care mai doresc să aplice
pot trimite CV-urile în continuare pe adresa de email dedicată acestui proces de recrutare”, a
declarat Mihaela Gălățanu, directorul Departamentului de Reurse Umane al Azomureș.

Societatea Azomureș, cel mai mare producător de îngrășăminte pentru agricultură din Româ-
nia, a început să deruleze programul de investiții pe platforma de la Tîrgu Mureș, un program
ambițios de peste 200 de milioane de dolari, ce se va desfășura în următorii 3 ani și jumătate.
A fost semnat contractul de proiectare al noilor fabrici de amoniac, iar în primăvara anului
viitor este programat startul lucrărilor de construcție.

Sursa: Biroul de Presă Azomureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/poz-.jpg

1.10.12 Mai mulți angajatori ascund accidentele de muncă (2012-10-04 12:12)

[1] Cazurile angajatorilor care ascund accidentele de muncă produse este în creştere,
numai în ultima lună semnalându-se trei astfel de evenimente, a declarat joi, într-o conferinţă
de presă, şeful Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş, Andrei Mureşan.

’Un fenomen care, din păcate, revine în atenţia noastră este evitarea comunicării accidentelor
de muncă către Inspectoratul Teritorial de Muncă. Necomunicarea este sancţionată cu amendă
destul de mare, undeva la 10.000 RON, şi este doar o chestiune de timp să aflăm că a avut
loc un accident de muncă care nu a fost comunicat (...) Luna aceasta am avut trei cazuri
unde se vor aplica prevederile legale. Cercetările sunt în curs de desfăşurare, iar la final
se vor aplica sancţiunile prevăzute de lege. Deci chiar este o situaţie pe care nu o tolerăm,
această necomunicare. Într-adevăr de multe ori, în proporţie de peste 90 %, această lipsă de
comunicare ascunde o muncă la negru sau grave lacune în ceea ce priveşte dotarea tehnică’,
a arătat Mureşan.

Potrivit acestuia, au fost cazuri de accidente rutiere în care s-a constatat că deşi cel accidentat
era în timpul serviciului, maşinile nu aveau verificările tehnice efectuate sau nu aveau autor-
izaţie de la Autoritatea Rutieră Română.

Andrei Mureşan a precizat că aceste accidente de muncă sunt destul de greu de ascuns,
întrucât muncitorii care rămân cu invalidităţi şi care ar urma să fie încadraţi în pensii de
handicap au, în cele din urmă, nevoie de documente din partea ITM. ’Se încearcă să se
acopere anumite probleme majore (...) De obicei în urma accidentelor de muncă reies zile
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de spitalizare şi, Doamne fereşte, mai reies situaţii de invaliditate când persoana accidentată
doreşte să intre în pensie de invaliditate sau pensie anticipată. Atunci dosarul trebuie să
se blocheze la noi, trebuind să se reia o cercetare pentru un eveniment care a avut loc
poate acum 2 ani, un an de zile, de multe ori ei (accidentaţii, n.r.) nemaiputând să intre
în drepturi. Deci este o chestiune de timp să se ajungă la noi. Şi atunci consecinţele
sunt mult mai grave, atât pentru angajator, cât şi pentru angajatul care a suferit accidentul
şi care, de multe ori, nu mai poate beneficia de prevederile legii’, a accentuat Andrei Mureşan.

Acesta a spus că în luna septembrie, în judeţul Mureş s-au înregistrat 7 accidente de muncă,
din care două mortale şi 5 cu incapacitate temporară de muncă.

AGERPRES
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1.10.13 2.000 de gospodării neelectrificate în Mureș (2012-10-04 12:50)

[1] În judeţul Mureş există peste 2.000 de locuinţe şi gospodării neelectrificate, potrivit
unei adrese care urmează să fie înaintate Ministerului Economiei, Comerţului şi Mediului de
Afaceri, care a fost prezentată joi, într-o conferinţă de presă, de Ciprian Dobre, preşedintele
Consiliului Judeţean Mureş.

’Astăzi voi dispune o reevaluare, pentru că am foarte multe reclamaţii pe această temă, a
lipsei de reţele electrice. Ne cere Ministerul Economiei să le comunicăm dacă avem localităţi
neelectrificate, localităţi care au nevoie de extinderea reţelei de curent electric, lucrările
de electrificare şi de extindere a reţelelor de curent electric pentru care există studii şi
proiecte tehnice. La nivelul judeţului Mureş, la evaluarea din 2010, aveam 1.774 de locuinţe
şi gospodării fără curent electric în mediul rural şi 255 de gospodării în mediul urban. Iar
noi solicităm includerea în program a încă patru puncte pentru electrificare, altele decât
gospodării, respectiv mărirea puterii instalate’, a arătat Ciprian Dobre.

Preşedintele CJ Mureş a spus că cele patru puncte în care se doreşte mărirea puterii instalate
sunt zone cuprinse în planurile de dezvoltare economică, cum ar fi Aeroportul Transilvania
Târgu Mureş, pentru care se cere un spor de putere de trei megawaţi (MW), la Sânpaul
unde va funcţiona depozitul ecologic zona se solicită creşterea puterii instalate cu 12 MW,
la Parcul Auto pentru Sporturi cu motor - 2 MW, iar la Parcul Industrial Mureş un plus de 14
MW. Majoritatea obiectivelor, cu excepţia depozitului zonal de deşeuri, sunt în oraşul Ungheni.

AGERPRES
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1.10.14 Festival național al artiștilor amatori la Tg. Mureș (2012-10-04 15:18)

Centrul Cultural al Ministerului Administraţiei şi Internelor organizează prin Biroul Marketing,
Tradiţii şi Educaţie, în perioada 03-06 octombrie 2012, la Casa de Cultură „Mihai Eminescu" a
Municipiului Tîrgu-Mureş, a treia ediţie a Festivalului naţional al artiştilor amatori din Ministerul
Administraţiei şi Internelor în colaborare cu Primăria Municipiului Tîrgu-Mureş, Instituţia
Prefectului Judeţul Mureş, Inspectoratul de Poliţie al Judeţului Mureş, Gruparea de Jandarmi
Mobilă Tîrgu-Mureş, Inspectoratul de Jandarmi al Judeţului Mureş, Inspectoratul pentru Situaţii
de Urgenţă al Judeţului Mureş.

Festivalul se adresează personalului angajat al Ministerului Administraţiei şi Internelor, având
ca obiectiv promovarea talentului artiştilor amatori din M.A.I., precum şi a tradiţiilor culturale
româneşti. Probele de concurs sunt: muzică populară, muzică uşoară şi muzică folk. Din jurii
vor face parte:

- Muzică populară:
1. Doru Moca, director Centrul Cultural "Mihai Eminescu" Tîrgu-Mureş
2. Rednic Lupu, Centrul Cultural al M.A.I.
3. Ciprian Istrate, Gruparea de Jandarmi Mobilă Târgu-Mureş
- Muzică folk şi muzică uşoară:
1. Adina Mihăilescu, Centrul Cultural al M.A.I.
2. Laura Tîrnovan, Centrul Cultural al M.A.I.
3. Dorin Grama, directorului Casei de Cultură Luduş

ÎN CADRUL SPECTACOLULUI DE GALĂ VOR INTERPRETA ARTIŞTII:
04 octombrie 2012: Ioana Adriana Toma, Ionela Moruţan, Formaţia Antic, Maria Mihali
05 octombrie 2012: Natalia Selegean, Maria şi Teodor Sântean, Emeric Imre, Ciprian şi Mihaela
Istrate, Maria Butilă, Cornelia şi Lupu Rednic

1.10.15 Două noi parcuri industriale în Mureș? (2012-10-04 15:24)

În judeţul Mureş ar putea fi construite încă două parcuri industriale, unul în oraşul
Ungheni, iar unul în municipiul Reghin, a anunţat joi, într-o conferinţă de presă, Ciprian
Dobre, preşedintele Consiliului Judeţean Mureş. Dobre a spus că proiectele aparţin admin-
istraţiilor publice locale de pe raza oraşelor respective şi prevăd construirea parcurilor pe o
suprafaţă totală de 84 de hectare, din care 54 de hectare la Ungheni şi 30 de hectare la Reghin.
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În judeţul Mureş mai există un parc industrial, pe raza localităţilor Ungheni şi Sânpaul, construit
din fonduri PHARE, care este ocupat aproape în totalitate. În context, Ciprian Dobre a arătat
că pentru fluidizarea traficului rutier din oraşul Ungheni, a solicitat Companiei Naţionale de
Autostrăzi şi Drumuri Naţionale construirea a două sensuri giratorii pe DN 15 E 60, unul la
Aeroportul Transilvania, iar al doilea la intersecţia cu Drumurile Judeţene 151 şi 151 B, folosite
ca variante ocolitoare ale municipiului Târgu Mureş. Acesta a precizat că CNADR i-a promis că
va cuprinde cele două investiţii în bugetul de anul viitor.

AGERPRES

1.10.16 Softuri pentru elevii din clasa pregătitoare (2012-10-05 11:13)

[1] O editură din Târgu Mureş a conceput trei softuri educaţionale pentru elevii din clasa
pregătitoare, prin care copiii sunt introduşi în tainele alfabetului, ale matematicii şi sunt
învăţaţi cum să protejeze mediul înconjurător.

’Deşi există o programă şcolară bine definită pentru elevii din clasa pregătitoare, ei nu dispun
de manuale şcolare fiind consideraţi o generaţie de trecere de la grădiniţă la şcoala. Ei vin
în şcoală, pentru a se obişnui cu acest nou mediu de învăţare, dar aduc cu ei jucăriile şi
activităţile educative specifice grădiniţei. Editura Edu din Târgu Mureş vine în întâmpinarea
acestui tip de educaţie prin joc cu trei softuri educaţionale, esenţiale clasei pregătitoare:
’Alfabetul din poveşti’ (Abecedar), ’Ţup în explorarea mediului’ (Cunoaşterea mediului) şi
’Foxi şi cartea misterelor’ (Matematică). Toate cele trei produse sunt formate dintr-un CD
(soft educaţional), o revistă - manual şi un joc didactic’, a anunţat vineri, Ciprian Năprădean,
directorul editurii.

Potrivit acestuia, pachetul educaţional ’Alfabetul din poveşti’ are menirea de a-i introduce
pe elevii din clasa pregătitoare în universul sunetelor şi al literelor, acesta conţinând 28 de
lecţii interactive, 28 de poveşti animate, 56 de aplicaţii şi jocuri edu-distractive, precum şi
120 de planşe şi fişe de lucru printabile. ’Fiecare literă îşi are povestea sa animată: litera
V este asemănată cu aripile deschise ale curajosului vultur, hamacul lui Hipo a împrumutat
forma literei H, litera E s-a născut din pieptenele fără dinţi al elefănţelului isteţ, iar litera O
ne aminteşte de oraşul cu ochelari. Micul şcolar poate lua parte la provocările literelor (prin
lecţiile interactive la sfârşitul cărora va primi câte o apreciere), îşi poate consolida însuşirea
corectă a sunetelor şi silabelor prin jocuri educative şi fişe lucru sau îşi poate personaliza
literele preferate’, a arătat Năprădean.

Pe softul educaţional ’Ţup în explorarea mediului’ copilul parcurge alături de un iepuraş isteţ
şi curios, toate temele din programa de explorare a mediului. Acest CD conţine 19 lecţii
interactive, 19 poveşti animate, 38 de jocuri şi aplicaţii educative şi 57 de fişe de lucru
printabile. Ciprian Năprădean a susţinut că softul educaţional ’Foxi şi cartea misterelor’
(Activităţi matematice) transformă copilul în actorul principal al desenelor animate educative
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şi interactive. ’Astfel, personajele din poveste îl provoacă în permanenţă pe utilizator să
observe şi să le indice calea corectă printre provocările matematice specifice vârstei. CD-ul
’Foxi şi cartea misterelor’ conţine 36 de poveşti animate şi interactive, 18 jocuri edu-distractive
şi 54 de fişe de lucru. Aceste softuri educaţionale transformă învăţarea dintr-un act dificil şi
obligatoriu într-un demers distractiv şi voluntar’, a subliniat Năprădean.

AGERPRES
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Mihaela (2015-10-24 20:41:56)
Salutare

1.10.17 Târg național al unităților protejate la Teatrul Național
(2012-10-05 12:56)

[1] Patruzeci de unităţi de economie socială din toată ţara participă la Târgu Mureş la a
III-a ediţie a Târgului Naţional al Unităţilor Protejate, care se desfăşoară în incinta Teatrului
Naţional, începând de vineri până duminică.

’Participanţii la acest târg trebuie să îşi valorifice abilităţile în diferite domenii, iar din munca
lor să iasă produse care pot fi valorificate. Anul acesta sperăm să crească procentul în-
casărilor şi să fim încurajaţi în continuare să facem afaceri sociale. Ne dorim prin acest
târg să aducem împreună oameni, destine, şanse în aşa fel încât să creăm o unitate mai
bună’, a declarat, în cadrul festivităţii de deschidere a Târgului Naţional al Unităţilor Prote-
jate, Angela Achiţei, preşedinta Fundaţiei ”Alături de Voi” România, organizatorul manifestării.

Reprezentanta Ministerului Muncii, Ana Maria Neagoe, a arătat că are mari aşteptări de la
acest eveniment. ”Încurajez promovarea unor astfel de evenimente pentru a arăta că unitatea
protejată este un instrument viabil, care poate contribui la asigurarea pieţelor de muncă
incluzive şi la inserţia pe piaţa muncii a persoanelor defavorizate. Vă asigur că vom lua în
considerare toate propunerile astfel încât să creăm un cadru mult mai adecvat pentru modul
în care se va desfăşura activitatea unităţilor protejate’, a subliniat Ana Maria Neagoe.

Organizatorii au arătat că prin manifestările de la Târgu Mureş se urmăreşte crearea unei
legături între unităţile protejate din România, piaţa de consum şi mediul de afaceri, astfel
încât să poată fi valorificat potenţialul angajaţilor acestor unităţi protejate.

Târgul Naţional al Unităţilor Protejate este organizat de ADV România în parteneriat Ministerul
Muncii, Familiei şi protecţiei Sociale, cu Fundaţia Motivation România, cu DGASPC Iaşi, Coop-
erativa Socială Il Poliedro Italia, Institutul pentru Politici Publice, Fundaţia pentru Dezvoltarea
Societăţii Civile şi NESsT Romania.
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Evenimentul face parte dintr-un amplu proces de dezvoltare a sectorului economiei sociale în
Romania, demarat de Fundaţia ’Alături de Voi’ Romania şi partenerii săi din proiectul ’Alianţa
pentru dezvoltarea economiei sociale’ cofinanţat din Fondul Social European prin Programul
Operaţional Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane 2007-2013, axa prioritara 6 ’Promovarea
incluziunii sociale’. AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/tntgm.jpg

1.10.18 Box de calitate pe Târnava Mică (2012-10-08 05:20)

[1] Clubul Sportiv Ring Box din Tîrgu-Mureş, Primăria municipiului Tîrnăveni, Federaţia
Română de Box şi Direcţia Judeţeană de Sport Mureş au organizat la Tîrnăveni Turneul Naţional
de box, Cupa Târnavelor, ediţia I. Evenimentul s-a desfășurat la Casa de Cultură, în data de 28
septembrie de la ora 17.00.

La competiţie au participat CSM Sibiu, CSM Cluj, Voința Cluj, CSM Câmpia Turzii, CS Sighișoara,
BC Gilău, CS Alba Iulia și CS Ring Box Tîrgu-Mureș. Învingătorii au fost următorii: Florin Șandor
(Sibiu), Răzvan Doghi (Gilău), Sergiu Marin (Sibiu), Ionel Ioan (CSM Cluj), Sorin Ungureanu
(Sibiu), Alex Macingo (Voința Cluj), Lucia Ciucaș la fete (CSM Cluj), Leon Eduard (RingBox),
Adrian Târnovean (Câmpia Turzii), Radu Trif (CSM Cluj), Florin Nicula (Alba-Iulia), Tóth Szilárd
(Sighișoara). O bună comportare a avut și Dorin Medeșan (Ring-Box Tîrgu-Mureș) sportiv
născut în apropiere de Tîrnăveni. La competiție a fost prezentă, dar nu a boxat pentru ca nu
i-a venit adversara de la Sibiu, și Ioana Mera de la CSM Cluj, care a fost de 4 ori campioană
națională, campioană europeană de junioare și ocupanta locului III la Mondialele de junioare.

Premiile au fost acordate de către primarul municipiului Tîrnăveni Sorin Megheşan care şi-a
manifestat sprijinul pentru competiţiile sportive care vor fi organizate şi de acum înainte în
localitate.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/DSCN0062-1.jpg

1.10.19 Cultură pe pâine cu Ars Maris (2012-10-08 05:24)

[1] Cea de-a şasea ediţie a întâlnirilor culturale internaţionale ARS MARIS, desfăşurată în

perioada 4-6 octombrie la Reghin, s-a încheiat sâmbătă cu piesa de teatru „Sărută-mă”, de
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Vlad Zograffi, pusă în scenă de Teatrul Naţional din Cluj Napoca.

Expoziții, film, muzică, poezie, teatru

Timp de 3 zile, reghinenii care au optat pentru Ars Maris au avut parte de activităţi culturale
de excepţie. Joi, după deschiderea festivă care s-a desfăşurat la Casa de Cultură „George
Enescu”, în prezenţa oficialităţilor locale, participanții au luat parte la două vernisaje de mare
valoare artistică: „Memorii afective”, expoziţie de grafică semnată de Cristina Cătălina Cheşuţ
şi expoziţia de pictură a reghineanului Eduard Csupan. În aceeaşi seară, programul a inclus
vizionarea unui film despre care scriitorul Radu Ţuculescu, organizatorul întâlnirilor Ars Maris,
spune că este unul deosebit, pelicula fiind premiată la Karlovy Vari şi încă nemediatizată în
România. Cei prezenţi în sală au urmărit o comedie spumoasă semnată de Robert Lakatos şi
intitulată Bahtalo. Filmul arată peripeţiile unui ţigan care face o călătorie în Egipt.

Vineri seara, de la ora 18, la Business Café din Reghin, sub egida aceloraşi întâlniri culturale

internaţionale ne-am delectat cu un concert extraordinar susţinut de Tiberiu Herdlicska &

Friends care a inclus de la muzică clasică până la jazz şi chiar tango.

Poezii româneși, în cehă și italiană

Un recital poetic multilingv susţinut atât de poeţi români, cât şi de oaspeţi străini, în principal

traducători de literatură română în italiană şi cehă, a întregit atmosfera. Tânărul Danilo de

Salazar din Italia şi mai experimentatul său coleg de breaslă Ladislav Cetkovskydin Cehia

au fost răsplătiţi cu îndelungi aplauze pentru limba română vorbită impecabil şi pentru

melodicitatea versurilor scrise de poeţi români pe care le-au tradus în limba lor şi le-au recitat

în faţa publicului.

Trofeul Ars Maris

Ca în fiecare an, Radu Ţuculescu a decernat Trofeul ARS Maris, trofeu care se acordă unuia
dintre participaţi, în urma deliberărilor juriului. De data aceasta, trofeul a plecat în Cehia
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împreună cu Ladislav Cetkovsky. Uşor ironic, acesta ne-a declarat că ar fi trebuit să ducă
premiul acasă anul trecut, dar pentru că nu a reuşit să vină atunci în România a venit acum
să-şi dea „corigenţa şi…iată , a trecut examenul” , motiv pentru care e foarte mulţumit
deoarece este vorba despre un trofeu foarte valoros.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/DSCF6571.jpg

1.10.20 „Nuntă de aur” emoţionantă (2012-10-08 05:28)

[1] Ziua de 1 octombrie semnifică, începând din anul 1990 printr-o Rezoluţie a ONU, „Ziua

Internaţională a Persoanelor Vârstnice”, iar la noi în ţară aceste persoane sunt sărbătorite din

anul 1996 din iniţiativa Federaţiei Naţionale a Sindicatului Pensionarilor. Aceste amănunte

le-am aflat de la Traian Dancu, preşedintele sindicatului, care i-a primit pe sărbătoriţi în cadrul

elegant şi primitor al Restaurantului „Romeo şi Julieta”, locul în care au fost premiate cele 32

de cupluri care şi-au serbat „Nunta de aur”.

Flori, premii şi cuvântări

După ce Traian Dancu a deschis festivitatea, protopopul Lucian Voşloban a binecuvântat pe
cei prezenţi la fel cum au făcut şi preotul greco-catolic Sorin Russu şi preotul reformat Csirmai
Cs. Levente. Vicepreşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Ovidiu Dancu, a felicitat persoanele
în vârstă şi le-a adresat urări de sănătate după care a transmis mesaje din partea premierului
Victor Ponta şi a conducerii judeţului, Alexandru Petru Frătean, preşedintele CJ Mureş şi Ciprian
Dobre, prefectul judeţului.

Primarul Cristian Moldovan a oferit flori, câte un premiu de 400 de lei şi o diplomă celor 32
de cupluri care au aniversat 50 de ani de căsătorie: Cornelia şi Costache Agafiţei, Ana şi Ioan
Bărdăşan, Maria şi Paulin Călugăru, Istina şi Ştefan Ciotlăuş, Doina şi Viorel Coveşan, Zoia şi
Ovidiu Crişan, Maria şi Gh. Deteşan, Maria şi Ioan Drăgan, Maria şi Gh. Duca, Farcaş Iuliana
şi Arpad, Farkaş Irina şi Bela, Fekete Margareta şi Alexandru, Estera şi Gh. Fodor, Rozalia
şi Ioan Fodor, Viloria şi Gh. Gherman, Irodica şi Simion Ghirca, Ana şi Nicolae Hambeţiu,
Kerejdi Agneta şi Ilie, Maria şi Dumitru Lung, Máthe Elisabeta şi Mihai, Aurora şi Gh. Moldovan,
Lucreţia şi Augustin Mureşan, Susana şi Ioan Oltean, Paraschiva şi Ioan Piper, Minerva şi
Viorel Potor, Ana şi Neculai Rusu, Solyom Margareta şi Ioan, Elena şi Ioan Stoica, Augusta
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şi Gh. Ţandrău, Ujlaki Nágy Maria şi Francisc, Aurelia şi Ştefan Varga, Eugenia şi Tănasie Văcar.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/100_4719.jpg

Magyara Rudolf (2013-03-25 13:55:18)
re o sumedenie de boli si abia face rost de bani pentru medicamente. Un tanar in varsta de 27 de ani
cere sprijin celor care vor sa il ajute cu suma de 300 de ron pe luna. Acestia sunt banii care l-ar tine in
viata pentru urmatorii ani. Pentru ca nu ii are, baiatul e la un pas de moarte. Leonard Maghyra are 27
de ani si locuieste intr-un azil din Medias. Baiatul asufera de ulcer, oligofremie, hepatita cronica virala
cu virus V, hernie si ciroza. Tratamentul il costa 300 de lei lunar, bani pe care nu si permite. Tatal sau
a murit mama nici nu vrea sa auda de el, fiind abandonat de mic intr-un centru de plasament. De
curand a primit si un certificat de handicap dar pensia care ii va intra in cont in fiecare luna este de
doar 33 de lei. Cine doreste sa il ajute pe Leonard cu cat poate este rugat sa depuna o suma cat de
mica in contul: RO36 RNCB 0231 0888 5552 0001„„ becere

1.10.21 Povestea învingătorilor (2012-10-08 05:38)

[1] Prin pricepere, meșteșug și devotament au obținut locul I la Concursul Naţional de
Cultură şi Civilizaţie Românească. Sunt 3 eleve îndrumate de o iscusită profesoară. Acum,
ele parcurg pașii labirintici ai unei noi provocări, care se va solda, sperăm, tot cu un loc pe
„podium”. Care este rețeta unui parcurs de succes, citiți în rândurile ce urmează…

Este cunoscut faptul că liceele tîrgumureşene au dat de-a lungul timpului numeroase valori...
Situaţia este aceeaşi şi în ziua de astăzi: din când în când câte un elev mureşean face cinste
oraşului şi judeţului şi ajunge să câştige un premiu important la vreo olimpiadă sau concurs
de nivel naţional sau internaţional.

Vom prezenta în rândurile care urmează o astfel de poveste de succes. Este vorba de data

aceasta despre un echipaj, compus din trei fete: Ştefana Bothază, Anamaria Peica şi Anca

Paşcan, elevele Colegiului Naţional „Mihai Eminescu” din Tîrgu-Mureş. Ele, coordonate de

doamna profesoară Beatrice Standavid, directorul Colegiului, au alcătuit echipa câştigătoare

a premiului întâi la Concursul Naţional de Cultură şi Civilizaţie românească (ediţia 2012),

secțiunea Folclor, un concurs interdisciplinar de religie, istorie şi limba română, la care au

avut de înfruntat, doar în finală, peste 40 de echipe adversare. Mai mult, ele se pregătesc

deja pentru o nouă ediţie a concursului, şi de ce nu, pentru o nouă clasare pe cea mai înaltă

treaptă a podiumului.
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Săpun şi conştiinciozitate

Este vorba despre proiect realizat pe Valea Gurghiului şi pe Valea Mureşului Superior, referitor
la fabricarea săpunului de casă. Fetele, care acum sunt în clasa a XII-a, au participat la
concurs din clasa a noua. Cum au fost ele selectate pentru concurs? La această întrebare
ne-a răspuns prof. Beatrice Standavid: „În primul an a existat un cerc de folclor. Cele trei
fete au fost printre cele mai active din cerc şi acesta a fost criteriul de selecţie. Dar fetele
recunosc, portofoliul (de la ultima ediţie n.r.) este şi munca altor colegi care au dat informaţii
din cătune mai izolate decât cel în care am avut acces, au avut alte colege care au venit cu
nişte descântece, deci este o muncă în care s-au implicat mai mulţi”.

Chiar dacă în primii doi ani de participare nu au reuşit să se claseze pe primul loc, fetele au
perseverat, au acumulat experienţă şi, în vara acestui an, au reuşit să obţină marele premiu:
„Încă din clasa a IX-a doamna profesoară de română ne-a propus ideea să participăm şi ni s-a
părut foarte interesant faptul că era vorba de tradiţii, de cultură, de lucruri care nu prea se
mai pun în valoare în ziua de astăzi”, ne-a declarat Anca Paşcan.

„În clasa a noua am luat locul doi la faza judeţeană a concursului, şi astfel nu ne-am calificat

mai departe, iar acest lucru ne-a motivat să încercăm din nou; am pregătit alt proiect cu care

am luat locul I la faza judeţeană şi am participat la faza naţională”, a continuat Anamaria

Peica. „La naţională am luat prima menţiune (clasa a X-a n.r.), urmând ca în clasa a XI-a să fim

mult mai motivate şi am reuşit să luăm locul I la naţională (în anul 2012, n.r.)”, a completat

Ştefana Bothază.

Ideea

„Ideea proiectului tot doamna profesoară ne-a sugerat-o. Şi ni s-a părut foarte interesantă –
fierberea săpunului, un meşteşug care în zilele de astăzi nu se prea practică. Ne-a fost drag să
mergem să ne interesăm la vecini, la oamenii din sate. Am fost la Deda Bistra şi am povestit
cu unii oameni de acolo”, ne-a povestit Anca Paşcan.

Astfel, la Deda Bistra fetele au discutat cu o femeie care le-a prezentat propria reţetă de
fierbere a săpunului. Au filmat discuţia, materialul fiind inclus în proiect. Apoi, elevele
tîrgumureşene au mers chiar şi la un laborator de chimie unde au făcut câteva experimente
prin care au dovedit că „săpunul de casă este mult mai bun din punct de vedere dermatologic
decât cel produs industrial. Ne-am interesat chiar şi la dermatologi, iar aceştia au spus că
©2024 www.punctul.ro 1259



BlogBook 1.10. OCTOBER

este mult mai benefic pentru că nu produce iritaţii şi nici alergii.

Am demonstrat PH-ul, că face spumă abundentă în apă de tărie medie şi că dizolvă grăsimea.

E foarte bun chiar şi pentru păr”, a explicat Ştefana. În finala concursului, fetele au realizat

o scenetă în care discutau despre modul de preparare a săpunului de casă, scenetă care a

inclus şi câteva descântece care au legătură cu fierberea săpunului.

Secretul succesului

„Ne-am descurcat foarte bine: am vorbit cursiv, n-am avut emoţii, am fost foarte originale,
nu ne-a fost frică că la sfârşit juriul ne va pune întrebări la care nu vom putea răspunde,
pentru că am fost foarte pregătite. Probabil şi tema proiectului a atras atenţia pentru că
e mai puţin obişnuit ca tinerii să se mai gândească la acele elemente de folclor care nu
se mai practică atât de mult. În plus, juriul a apreciat faptul că am realizat practic nişte
experimente. Chiar am dus acolo săpun de diferite tipuri, cu gălbenele etc. Am demonstrat
PH-ul, am demonstrat că săpunul face săpunele şi că dizolvă grăsimea” - astfel au descris
fetele, în câteva fraze, secretul succesului lor, motivele pentru care juriul le-a apreciat munca.

Mai mult, un alt element care a contat pentru câştigarea locului I a fost realizarea unei culegeri
de reţete de fabricare a săpunului, reţete culese de la diferite femei din mediul rural.

Astfel, reuşita tinerelor eleve de la Colegiul Pedagogic a fost apreciată şi de preşedintele

Consiliului Judeţean Mureş, Ciprian Dobre, care le-a înmânat elevelor o diplomă de excelenţă

în cadrul unei gale realizată în urmă cu câteva zile de către Radio Tîrgu-Mureş: „Ce-au făcut

ele e mai mult decât folclor. Înseamnă că tradiția noastră populară nu a murit […] Tânăra

generație merită respectul, merită încrederea noastră”, a precizat Ciprian Dobre.

Momente dificile

Care au fost momentele cele mai dificile şi cum a decurs, în general, pregătirea pentru concurs,

ne-a povestit prof. Standavid Beatrice: „Pregătirea pentru concurs implică mai multe etape.

Pe de o parte este cercetarea strict pe teren, după care urmează prelucrarea materialelor. Am
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lucrat cu nişte fete conştiincioase, care s-au implicat din toate punctele de vedere şi în partea

de cercetare propriu-zisă, dar şi în prelucrarea informaţiilor. Elementul de noutate pe care noi

l-am adus a fost un chestionar aplicat la nivelul şcolii pe care tot ele l-au interpretat. Cel mai

greu a fost în pregătire definitivarea materialului de prezentare. Concursul are două etape:

realizarea unui portofoliu ştiinţific, unde n-au fost foarte multe probleme fiindcă elevele aveau

experienţa din anii trecuţi, şi celălalt realizarea prezentării scenice a portofoliului. Acolo am

intervenit pentru realizarea textului, pentru adaptarea vorbirii culte la o vorbire populară.

Pentru că aici iarăşi a fost un element dificil: în scenariu am introdus prezentarea ştiinţifică,

experienţele, dar şi descântece, povestiri sau prezentarea practică a obiceiului - totul s-a

realizat în limbaj popular”.

Spre un nou premiu...

„Deja am început munca pentru următorul concurs. Fetele sunt conştiente că trebuie să
ne prezentăm la un nivel cel puţin la fel de înalt ca anul trecut pentru că avem de data
aceasta de apărat un titlu, un premiu şi nu ne putem prezenta cu o lucrare de valoare mai
scăzută. Munca pe teren deja a început, culegem informaţii. Vom realiza tot un portofoliu de
prezentare a unor meşteşuguri şi, fără să dezvăluim subiectul, sperăm să aducem iarăşi în
atenţia contemporanilor un meşteşug pe lângă care noi trecem zilnic, dar ale cărui rădăcini nu
sunt cunoscute. Deja am identificat nişte poveşti, nişte legende legate de subiect, nişte reţete
ale meşteşugului propriu-zis şi acum urmează definitivarea materialului”, ne-a povestit, pe
scurt, prof. Standavid planurile de viitor ale echipei câştigătoare a premiului I de anul acesta
la Concursul Naţional de Cultură şi Civilizaţie Românească.

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/1.jpg

1.10.22 D’ale sportului (2012-10-08 05:43)

A început sezonul sportiv. Echipele tîrgumureșene se zbat pentru puncte, însă ultimele meciuri

au arătat că mai au încă mult de muncit pentru a da rezultate.
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Baschet

Începem cu echipa de baschet feminin, Nova Vita, care a pierdut la sfârșitul săptămânii trecute
(sâmbătă seara), în deplasare, cu 55 la 78 în faţa vicecampioanei CSM Satu Mare, într-o partidă
din etapa a III-a a Diviziei A de baschet feminin. Pentru fetele de la Nova Vita urmează o nouă
confruntare foarte dificilă. În cadrul rundei a IV-a, Nova Vita va întâlni miercuri, 10 octombrie,
de la ora 18, pe teren propriu, puternica formaţie BC ICIM Arad.

Nici băieții baschetbaliști nu s-au descurcat mai bine. Meciul BC Mureș contra celor de la BC

Timișoara a scos la iveală o sumedenie de probleme. BC Mureș a pierdut la diferență mare (72

la 85) meciul în condițiile în care s-a jucat pe teren propriu.

Fotbal

Echipa de fotbal în sală, City’us Tîrgu-Mureş, a învins săptămâna trecută, etapa a IV-a, în Sala
Sporturilor, pe Spicom Sfîntu-Gheorghe (6-1). City’us conduce în clasament, cu 9 puncte, la
egalitate cu ACS Odorheiu Secuiesc, departajate de golaveraj. În etapa viitoare, City’us va
sta, următorul joc al campionilor fiind programat în etapa a V-a, 14 octombrie, în deplasare la
nou-promovata CSMS Iaşi.

FCM Tîrgu-Mureş a terminat la egalitate, 1-1, partida amicală disputată la Braşov, în compania

formaţiei secunde a celor de la Dinamo Bucureşti. O noutate cu care ne mândrim este faptul

că mijlocaşul formaţiei FCM Târgu-Mureş, Alexandru Dan, a fost convocat la lotul naţional

Under 19 al României, pentru grupa de calificare la turneul final, care va începe săptămâna

viitoare, în Scoţia.

Ciclism
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Un tânăr din Tîrgu-Mureş a câştigat cursa de 50 km din cadrul concursului montan de ciclism

„Maros Bike Marathon”, ce a avut loc în Munţii Gilăului. Szentes Norbert, din Tîrgu-Mureş, a

terminat primul cursa de 50 km în 2 ore, 30 de minute şi 48 de secunde.

Judo

La Bacău s-a desfășurat Campionatul Naţional de Judo Ne Waza. Peste 470 de judoka au
participat la categoriile de vârstă U11-U13-U15. Asociaţia Club Sportiv Hikaritori Mureş,
condusă de antrenorul Oláh Sándor, a fost prezentă cu un număr de 12 sportivi. Aceştia
au confirmat aşteptările obţinând rezultate mulţumitoare. Darida Blanka a obţinut medalia
de bronz la categoria U11-32 kg. Clubul Hikaritori mai are anul acesta programate o serie
de competiţii din care două internaţionale, Cupa Unio Satu Mare şi Cupa Tîrgu-Secuiesc,
competiţii de tradiţie în calendarul competiţional.

Cristina Vancea

1.10.23 IUBCvT trebuie reînființat!!! (2012-10-08 05:53)

[1] Clinicii de Chirurgie Cardiovasculară de Adulţi şi Copii din Tîrgu-Mureş (urmașa IUBCvT)
i se cântă prohodul. Aceasta a decăzut lună de lună, de la încorporarea în cadrul Spitalului
Județean și, în prezent, nu mai există posibilitatea salvării bebelușilor.

O greșeală! Așa se poate numi proiectul de hotărâre de Guvern privind reorganizarea

şi desfiinţarea Institutului de Urgenţă de Boli Cardiovasculare şi Transplant (IUBCvT) din

Tîrgu-Mureș. De ce? Pentru că spitalul a decăzut lună de lună, de la încorporarea în cadrul

Spitalului Județean și, în prezent, nu mai există posibilitatea salvării bebelușilor! Pentru că

secția nu a mai primit aparatură medicală. Pentru că nu este ecograf! Pentru că pleacă

asistentele! Pentru că lipsesc unele medicamente de luni de zile... și lista este interminabilă,

iar aceste probleme nu le-am identificat noi, ci ne-au spus-o medicii de acolo. Dr. Horațiu

Suciu și dr. Radu Deac pun degetul pe rana Institutului care a salvat sute de inimi. Speranțe?

Câteva, printre ele faptul că fostul ministru al Sănătăţii, Vasile Cepoi, a afirmat că vrea să
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redeschidă câteva institute închise în martie 2011, printre ele fiind şi cel de cardiologie de la

Tîrgu-Mureş. În plus, Președintele Consiliului Județean Mureș, Ciprian Dobre, susține la rândul

său reînființarea Institutului. El a declarat la sfârșitul săptămânii trecute că a avut deja o

discuție cu dr. Raed Arafat, noul ministru al Sănătății, în legătură cu reînființarea Institutului

de Boli Cardiovasculare și Transplant (IUBCvT) din Tîrgu-Mureș și că se va implica în rezolvarea

problemei. Mai multe citiți în materialul de mai jos …

Începutul…

Ministerul Sănătăţii a postat pe site-ul propriu, la sfârşitul anului 2010, un proiect de hotărâre

de Guvern privind reorganizarea şi desfiinţarea Institutului de Urgenţă de Boli Cardiovasculare

şi Transplant (IUBCvT). Institutul a fost desființat după aproximativ trei luni. Astăzi, Clinicii de

Chirurgie Cardiovasculară de Adulţi şi Copii din Tîrgu-Mureş (urmașa Institutului) i se cântă

prohodul. Clinica a decăzut lună de lună, de la încorporarea în cadrul Spitalului Județean și, în

prezent, nu mai există posibilitatea salvării bebelușilor, afirmă dr. Horațiu Suciu, șeful fostului

IUBCvT, deși operații pe cord deschis pentru bebeluși se făcea până acum doar la Tîrgu-Mureș.

Fără bani nu e performanță

[2] Reorganizarea Institutului de Boli Cardiovasculare, și integrarea sa în cadrul Spitalului
Județean, a însemnat reducerea finanțării pentru operațiile pe cord deschis. De aceea, dr.
Horațiu Suciu a precizat că după desfiinţarea Institutului de Boli Cardiovasculare şi Transplant
(IBCvT), în 2010, şi transformarea acestuia în secţie a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă din
Tîrgu-Mureş, unitatea pe care o conduce s-a confruntat permanent cu o serie de lipsuri - de
la medicamente şi aparatură până la medicii anestezişti: „Desfiinţarea IUBCvT a fost o mare
nedreptate, o prostie, care ne-a pus pe butuci. S-a spus că s-a făcut reorganizarea pentru
eficientizare, dar la mijloc au fost cauze politice, orgolii locale - să arătăm cine e şef, să ne
băgăm puţin şi în banii Institutului. După un an şi jumătate, putem pune punct. Noi am spus
tot timpul că trebuie reînfiinţat Institutul, că nu poţi face nimic dacă stai la mâna altora, că
spitalul înregistrează datorii, nu performanţă."
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În plus, dr. Florin Buicu, asistent profesor la Departamentul de Managementul sănătăţii
publice la Universitatea de Medicină şi Farmacie (UMF) Tîrgu-Mureş, Şeful Departamentului
de sănătate al filialei PSD Mureş, a explicat faptul că „nefinanțarea se răsfrânge și asupra
bolnavilor din Institut” dând următorul exemplu: Institutul trata, înainte de desființare, aproxi-
mativ 5.000 de bolnavi pe an, servicii decontate integral. Spitalul trata aproximativ 50.000 de
bolnavi din care doar 40.000 erau decontați; aceasta înseamnă că acum avem la un loc mai
mulți bolnavi nedecontați fiindcă fondurile nu au fost suplimentate.

„Am trăit cu rezervele de la IUBCvT şi am învăţat că se poate şi fără. Aparatură medicală nu
am mai primit, nu avem ecograf, e defect de un an. Aparatura medicală se şi strică, nu avem
contract de service. Injectomatele, o aparatură elementară, s-au stricat, am primit 20 prin
intervenţia medicului Raed Arafat, din programul de gripă aviară. Sunt medicamente pe care
nu le-am mai văzut de şase luni, precum Amiodarona", a mai spus dr. Suciu.

Medicul Suciu s-a plâns şi cu privire la plecarea asistentelor medicale din cauza salariilor mici,
„cu 1.000 de lei nu-ţi mai stă nimeni", dar şi de faptul că de la 1 octombrie pierde şi doi medici
anestezişti cu experienţă care vor pleca, pe fondul lipsurilor curente de la clinică. Ei vor fi
înlocuiţi de un medic tânăr, care a fost numit dintre cei cinci anestezişti care se ocupau de
operaţiile la adulţi. „Îl vor mai ajuta şi ceilalţi medici anestezişti şi doi rezidenţi. Medici chirurgi
mai sunt, nu e o problemă”.

El a adăugat că, în acest an, s-a făcut un singur transplant, în luna februarie, în condiţiile în
care, anual, IUBCvT Tîrgu-Mureş făcea 8-10 transplanturi, pentru care exista finanţare.

De cealaltă parte, şeful SCJU Tîrgu-Mureş, Florin Gomotârceanu, spune că activitatea Clinicii
de Chirurgie Cardiovasculară de Adulţi şi Copii din Tîrgu-Mureş va continua. El a dat asigurări
că „s-au găsit înlocuitori" pentru medicii care vor pleca din octombrie. Cât despre singurul
transplant din acest an, Gomotârceanu a precizat că nu reforma este de vină. Mai multe
transplanturi nu au putut fi realizare din cauză că nu au existat „condiții bune" ori la donor, ori
la receptor.

[3] Însă și dr. Radu Deac (considerat „cel mai important chirurg cardiac al ultimelor

două decenii” din România) critică unificarea Institutului cu Spitalul: „Spitalul a repartizat

după bunul plac fondurile fără să țină seama că altele sunt necesitățile unui institut față de

necesitățile unui spital. Fondurile Institutului au fost înglobate în fondurile Spitalului care are

probleme de subfinanțare și are și deficiențe de management”.

Bebeluși fără speranță

Astfel, din cauza lipsei de fonduri, o parte dintre medicii Clinicii au plecat, lăsând descoperită
problema operațiilor copiilor mici: „Din octombrie, urgenţe la copiii mici nu vom putea opera,
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în niciun caz. Medicul pe care l-am numit e tânăr, are o curbă de învăţare. Rezultatele din ani
de muncă nu vor putea fi suplinite aşa, hop-ţop. Dar vom putea să operăm în continuare copii
mai mărişori, să facem intervenţii la adulţi", a declarat Suciu. Şeful Clinicii a apreciat că, în
aceste condiţii, copiii mici care au nevoie de intervenţii pe cord probabil nu vor supravieţui,
în condiţiile în care alte centre unde să se facă operaţii similare nu există în ţară, iar pentru
operaţii în străinătate nu va mai fi timp. Potrivit lui Horaţiu Suciu, în România se nasc, anual,
între 150-200 de copii cu malformaţii cardiace care necesită intervenţii chirurgicale.

„Eu am scris nenumărate memorii. Şi ministrului. Sunt înregistrate, scrise - strategii, ce ar
trebui făcut, cum să facem, să ne cumpere şi nouă nişte aparate, că n-am primit de opt ani
nimic. Dar se pare că nu se consideră de către Ministerul Sănătăţii că aceasta e o problemă. Şi
dacă nu se consideră, înseamnă că asta aşa ar trebui să fie. Eu trebuie să continui activitatea,
pentru că eu o să plec ultimul de aici. Trebuie să asigur continuitate, am luat măsuri pentru
continuarea activităţii, că nu poţi să stai şi să te uiţi cum se dezintegrează un serviciu. Dar
vreau să vă asigur că nu este uşor să găseşti specialişti, să le promiţi ce? Că va fi mai bine,
nu? Lucru care ni se promite de atâţia ani", a spus Suciu.

„Dacă continuăm în felul ăsta, trebuie să ne așteptăm la ce-i mai rău. Trebuie să ne așteptăm
la ce-i mai serios. Sper că vom avea o curbă de învățare rapidă cu colegii. În momentul de față
am anunțat conducerea că intervențiile chirurgicale de urgență sunt stopate. Nou - născuții
nu se vor opera deocamdată. Dacă vor apărea nou-născuți cu probleme în Tîrgu-Mureș îi vom
opera, dar cu riscurile asumate ale medicilor și ale părinților", a completat dr. Horațiu Suciu.

La Tîrgu-Mureș lista de așteptare pentru operații pe cord la copii este destul de lungă. Anul

acesta, 200 de copii din toată țara așteaptă să fie operați pe cord, de la începutul anului

înregistrându-se până acum 160 de operații la copii. La Tîrgu-Mureș, medicii operau într-un an

aproximativ 50 copii nou-născuți a căror viață depindea de o intervenție chirurgicală.

Soluții

Fostul Ministru al Sănătăţii, Vasile Cepoi, a generat noi speranțe pentru susținătorii reînființării
Institutului. Acesta a afirmat că vrea să redeschidă câteva institute închise în martie 2011,
printre ele fiind şi cel de cardiologie de la Tîrgu-Mureş, unde se fac singurele operaţii pe inimă
pentru nou-născuţi şi sugari: „Vrem să redeschidem Institutul de Cardiologie din Tîrgu-Mureş.
Căutăm variante pentru păstrarea autonomiei financiare, dar unităţile sanitare nu vor avea
personalitate juridică", a afirmat Cepoi.

În prezent, toți marii medici care au o „legătură de suflet” cu Institutul consideră că singura
soluție este reînființarea IUBCVT. Astfel, dr. Radu Deac vede o singură soluție: „Să se
reînființeze Institutul pentru că Spitalul are probleme mari de management”. Dar, dr. Deac
afirmă că deocamdată există doar zvonuri referitoare la reînființare și că „promisiuni oficiale
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și directe nu sunt”.

În plus, dr. Buicu a afirmat că „serviciile medicale de urgență trebuie decontate altcumva
decât celelalte servicii. Soluția este ca aceste servicii să fie decontate corect și integral”.

Şeful Clinicii de Chirurgie Cardiovasculară de Adulţi şi Copii din Tîrgu-Mureş, Horaţiu Suciu,
afirmă că singura soluţie pentru problemele grave ale unităţii este reînfiinţarea Institutului de
Boli Cardiovasculare şi Transplant, care a fost desfiinţat „abuziv, având la bază argumente
hilare". Suciu a subliniat că singura „soluţie normală" pentru problemele grave cu care se
confruntă unitatea, legate de lipsa de dotări, de aparatură, de personal, ar fi reînfiinţarea
IUBCvT, ca structură cu personalitate juridică proprie, care să îşi poată face propriile politici
legate de dotări şi personal, cu finanţare în funcţie de performanţă.

„Toate aceste lucruri negative care s-au întâmplat nu sunt decât consecinţe ale acestei

desfiinţări. Vă informez că situaţia este gravă din punctul acesta de vedere, dacă o lăsăm să

continue aşa, şi că singura soluţie normală este reînfiinţarea IUBCvT. Lucru care nu ar trebui

să supere pe nimeni, din contră, ar trebui să bucure pe toată lumea, indiferent că sunt oameni

politici sau nu. Vă reamintesc, Institutul mergea foarte bine, era cea mai performantă unitate

sanitară din România din toate punctele de vedere, nu numai profesional, ci şi din punctul de

vedere al activităţii administrative, nu avea datorii. Şi s-a luat această decizie într-un mod

abuziv, pe baza unei note de fundamentare total hilare, deci ar fi de râs, dacă n-ar fi de plâns,

şi având la bază nişte argumente total ilogice şi probabil ascunzând alte interese. Singura

soluţie, repet, este reînfiinţarea Institutului. Dacă nu se doreşte acest lucru, înseamnă că

trebuie să ne aşteptăm la ce e mai rău în continuare", a spus Suciu.

Susținători

Președintele Consiliului Județean Mureș, Ciprian Dobre, susține la rândul său reînființarea Insti-

tutului. El a declarat la sfârșitul săptămânii trecute că a avut deja o discuție cu dr. Raed Arafat,

noul ministru al Sănătății, în legătură cu reînființarea Institutului de Boli Cardiovasculare și

Transplant (IUBCvT) din Tîrgu-Mureș și că se va implica în rezolvarea problemei: „Am avut o

discuție telefonică cu doctorul Raed Arafat pe care l-am felicitat după ce a preluat atribuțiile de

ministru la Ministerul Sănătății și la sfârșit de săptămână voi avea o întâlnire cu doctorul Arafat
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și vom aborda împreună cu dumnealui și chestiunea Institutului de Boli Cardiovasculare și

Transplant”, a declarat Ciprian Dobre. „Am susținut Institutul Inimii, încă dinaintea desființării

lui, dintr-un motiv foarte simplu, și anume faptul că aceste intervenții chirurgicale nu le mai

face nimeni pe teritoriul țării. Atâta vreme cât un Institut sau o clinică poate să facă niște

intervenții de o asemenea performanță cred că trebuie susținut”, a completat președintele CJ

Mureș.

Cum a început totul?

La sfârșitul lunii decembrie 2010, săptămânalul Punctul prezenta începutul sfârșitului pentru
Institutul Inimii. Astfel ,vineri, 24 decembrie 2010, pe site-ul Ministerului Sănătăţii şi-a făcut
loc, pe la orele 17.30 – 18.00 – un comunicat de presă care anunţa intenţia de a comasa mai
multe institute de cardiologie şi de boli cardiovasculare cu spitale judeţene, prin adoptarea
unor hotărâri de Guvern lansate pentru 30 de zile în dezbatere publică. Astfel, Institutul
târgumureșean trebuia să fie reorganizat ca un centru fără personalitate juridică în cadrul
Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş (SCJU) şi să fie coordonat de un medic-şef
centru, ceea ce s-a și întâmplat prin HG din 9 martie 2011, desființare pe criterii politice care
a făcut ca cele șase clinici ale fostului institut să devină secții ale SCJM alături de alte secții
medicale și chirurgicale.

În momentul acela Institutul funcţiona de 15 ani în aceeași formulă. De 15 ani a ajuns să
dispună de şase clinici şi să atingă un nivel de personal care se cifra la aproape 400 de
persoane. Iar unul dintre cele mai importante aspecte este că nu a înregistrat arierate. Adică
datorii istorice, respectiv nu a avut un management ineficient.

„Înainte de a fi redactat acest proiect de hotărâre ar fi trebuit să fim consultaţi sau cel puţin să
vină o echipă, specialişti care să evalueze activitatea, partea spitalicească, partea medicală,
partea economică şi după aceea să se ia o hotărâre. Eventual să fim întrebaţi dacă acest
proiect corespunde activităţii noastre. Evident acest lucru nu s-a întâmplat. S-a invocat o
reformă, o reformă a paturilor, o reformă pe care ne-o dorim cu toţii, dar aceasta înseamnă
reforma? Să desfiinţăm cea mai performantă unitate din domeniul medicinii cardiovasculare?
Nu cred că reforma se face desfiinţând nişte unităţi de înaltă performanţă, în condiţiile în care
patologia cardiovasculară este numărul unu în mortalitate şi morbiditate şi noi asta facem -
desfiinţăm instituţiile cele mai importante", spunea atunci prof. dr. Radu Deac.

Vasile Dancea
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1.10.24 Fonduri europene otrăvitoare! (2012-10-08 05:59)

Programul Operațional Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane (POSDRU), e doar unul din

programele prin care organizațiile non-guvernamentale pot accesa fonduri europene în

perioada 2007-2013. Totuși, la această oră s-a dovedit extrem de toxic pentru ONG-urile care

chiar au făcut-o. Luni întregi de întârzieri la deconturile în cadrul proiectelor și sute de mii

de euro lipsă astfel din contabilitate, au adus „fericitele” ONG-uri care au reușit să acceseze

bani europeni cu conturi blocate, sechestru pe bunuri sau chiar ipoteci pe clădiri. Situația din

județul Mureș nu este nicidecum o excepție, ci o regulă la nivel național.

Aventura celor de la Teatru 74...

[1] ...a început la 1 iulie 2010, când a început derularea proiectului „Practică Teatrală în
Regiunile Centru și Nord-Vest”, organizat în parteneriat cu Universitatea de Arte Tîrgu-Mureș.
La semnarea contractului se prefigura un succes imens: era un proiect cu o valoare de peste
800.000 de euro, cu o perioadă îndelungată de derulare, cu aplicabilitate imediată și rezultate
cuantificabile.

Proiectul urma să se deruleze o perioadă de 26 de luni, timp în care studenți din anii terminali
ai facultăților de teatru din Cluj-Napoca, Sibiu, plus cei din Tîrgu-Mureș învățau de la zero
cum să-și facă o companie de teatru cu tot ce implică asta, iar la final să poată prezenta
un spectacol scris, regizat, jucat, produs și promovat de ei. Acțiunile din proiect au decurs
exact cum trebuia, însă nu și partea birocratică din spate, care a suferit enorm din cauza
întârzierilor și a lipsei de comunicare din partea organismelor de management care sunt puse
ca filtre până la Comisia Europeană care virează efectiv banii. Managerul de proiect Theo
Marton explică: „Primul nostru proiect „Practică Teatrală în Regiunile Centru și Nord-Vest”
ar fi trebuit să fie la ora aceasta încheiat, inclusiv la nivel de deconturi. El este încheiat la
nivel de activități în proiect, dar este în suspendare din cauza întârzierii plăților de la POSDRU.
Din cauza asta ne aflăm într-un mare blocaj financiar: conturi blocate, sechestru pe bunuri...”.

După ce anul trecut deconturile au întârziat 5-6, până chiar la 7 luni de zile, ceea ce a dat

peste cap activitatea teatrului, anul acesta povestea s-a reluat. Circuitul deconturilor este

scurtcircuitat aproape la fiecare organism intermediar românesc. Se fac prima dată cereri de
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decont, apoi audite, reevaluări, însă beneficiarul se găsește în cea mai mare ceață, fiindcă lui

nu i se spune nimic. „Momentan nu se știe ce se întâmplă cu auditele care au avut loc. Nu

există un răspuns la ele, e o stare de incertitudine. Ceea ce știu este că de o bună bucată

de timp din partea Uniunii Europene nu mai există deconturi efectuate, pentru că la rândul

lor ministerele trimit către UE dosarele de rambursare. Din câte știu eu nu s-au mai depus

astfel de dosare de ceva vreme, iar proiectele au fost susținute de la bugetul de stat. Până

mai acum câteva zile nu s-au efectuat plăți. Nici acum nu se știe dacă se vor efectua, dar au

promis că se vor face decontările cererilor de rambursare, care sunt verificate”, mai spune

Theo Marton.

Necazuri

Între timp cei de la Teatru 74 se află acum într-o altă dilemă. Au primit doar puțin peste jumă-
tate din banii de pe primul proiect (așteaptă încă aproximativ 400.000 de euro), au semnat un
al doilea contract de finanțare pe fonduri europene, tot pe POSDRU, însă sunt datori la furnizori
și la stat, au blocată activitatea de către Finanțe, iar întârzierile de câteva luni la plata salariilor
au devenit în ultimul an mai degrabă o regulă decât o excepție. Din cauza aceasta, au ajuns
să regrete semnarea celui de-al doilea contract de finanțare: „Noi ne derulăm activitatea pe
un alt proiect pe care ne-am angajat și pe care nu pot să spun decât că îl regret. Nu neapărat
prin prisma proiectului pe care l-am scris. Trebuie să facem o diferență clară: noi suntem
foarte mândri de ce am reușit, de rezultatele pe care le-am avut în primul proiect pe care
l-am încheiat. Ceea ce ne deranjează este lipsa de transparență și de fluență a activităților
financiare, pentru că astea ne blochează imediat. Noi suntem un ONG, nu dispunem de
foarte multe fonduri suplimentare. Noi am încercat și am sprijinit chiar aceste proiecte
din fonduri proprii. Fiecare bănuț pe care asociația l-a atras a fost folosit pentru a sprijini
aceste proiecte, dar câtă vreme poți să faci treaba aceasta?”, se întreabă retoric Theo Marton.

Singura parte bună din toată afacerea e că studenții participanți în proiect n-au avut atât de
mult de suferit. Doar o parte din ei, cei care au participat în al doilea an de derulare, n-au
primit încă o subvenție care era prevăzută în proiect. Ba mai mult, spectacolele produse de
tinerii studenți la Tîrgu-Mureș au prins destul de bine în lumea teatrală, așa că au fost la
Gala HOP, și anul trecut și anul acesta, la Festivalul Internațional de Teatru de la Sibiu și la
festivalurile de teatru de la Iași, Timișoara sau Satu-Mare. Sunt rezultatele cuantificabile, la
care se adaugă experiența acumulată de ei în organizarea de evenimente.

În cadrul celui de-al doilea proiect, unde contractul a fost semnat, activitățile au fost decalate,

iar Theo Marton spune că ia în calcul inclusiv varianta întreruperii derulări acestuia: „Aici

ne-am propus să facem șase spectacole în fiecare an, cu tema teatru modern – folosirea
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mijloacelor multimedia ca modalitate de înlocuire a decorului clasic de teatru (...) Am decalat

stagiile din mai multe motive. Sincer așteptăm să vedem ce se întâmplă, pentru că în

momentul de față noi nu ne mai putem lua angajamente pe care n-o să le putem respecta.

Poate veni chiar decizia de a întrerupe al doilea proiect în situația în care suntem singurii care

susțin în mod constant contractul”. Acest al doilea proiect este tot unul de durată, care ar

trebui să se încheie abia în 2014. Valoarea totală a lui este de puțin peste 2,3 milioane de lei.

Aceeași sursă de finanțare, aceleași necazuri...

[2] ...însă de această dată într-un total alt proiect, derulat de Fundația Alpha Transilvană.

Este vorba despre proiectul „Eficienţa Muncii Asistate. Crearea și implementarea metodologiei

integrate de pregătire profesională și angajare asistată pe piața muncii a persoanelor cu

dizabilități”. Concret, proiectul și-a început derularea la 1 ianuarie 2011 și ar trebui să se

încheie în a doua parte a anului viitor. Până atunci 70 de persoane cu dizabilităţi ar urma

să fie certificate în 5 meserii, iar 40 din acestea ar urma să-și găsească locuri de muncă

în conformitate cu calificarea urmată. De asemenea, pe modelul serviciului de informare,

consiliere şi medierea locului de muncă din cadrul Fundaţiei Alpha Transilvană, la finalul

proiectului ar trebui să fie înfiinţate și funcționale încă 10 centre de angajare asistată pentru

persoane cu dizabilităţi, iar 60 de mediatori sociali ar urma să fie calificați pentru a lucra în

aceste centre. Asta în teorie. În practică și aici sunt probleme.

„Sufocant” de greu

Managerul de proiect Andreia Moraru spune că dificultățile au devenit din ce în ce mai
sufocante, iar în luna septembrie au ajuns să amâne pentru prima dată activitățile din proiect:
„Luna septembrie a acestui an a fost prima lună în care a trebuit să amânăm câteva dintre
activități din lipsa resurselor financiare și acumulare de datorii către furnizori, deci situația
proiectului este critică. Doresc să menționez că de la bun început proiectul a funcționat cu
sincope de finanțare. Nu am primit 40 % prefinanțare cum era prevăzut în contract, ci doar
10 %, cu patru luni întârziere. Practic n-a mai fost prefinanțare, ci doar rambursări ale unor
cheltuieli deja făcute. Din acel moment tot timpul au fost probleme cu primirea banilor, dar
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acum s-a depășit orice limită. Avem peste 100 de zile întârziere, în plus față de cele 45 de zile
care erau prevăzute în contract pentru analiza cererii de rambursare și primirea banilor”.

Când au apărut pentru prima dată probleme și întârzieri la deconturi, cei de la Alpha Transil-

vană au ales o altă abordare. Ca să nu existe întârzieri mari la plata furnizorilor și a salariilor,

au accesat o linie de credit, fiind printre foarte puținele ONG-uri din țară care au reușit acest

lucru. În schimb, au fost nevoiți să ipotecheze clădirea din Aleea Vrancea. Banii din linia de

credit au fost cheltuiți, pentru că în proiect erau cheltuieli, dar deconturile și-au continuat

întârzierea. Acum s-au ales și cu dobânzi de circa 5.000 de lei pe lună - care evident că nu se

decontează în proiect - dar și cu ipotecă pe clădire.

Ce-i de făcut?

Ca manager de proiect, săptămâna trecută Andreia Moraru a fost în audiență la Cristian

Ababei, directorul general de la AMPOSDRU (Autoritatea de Management în cadru POSDRU).

Veștile obținute de acolo au o doză de optimism, însă situația este departe de a fi rezolvată.

Ba mai mult, veștile bune nu sunt chiar pentru toată lumea. „Pentru o parte dintre proiectele

care au fost reverificate până la 31 iulie se așteaptă ca să fie virați banii. Noi suntem în

această situație, deci să zicem că suntem într-o situație critică, dar nu disperată. Dar sunt

organizații care deja și-au terminat proiectele și pentru care nu s-a pomenit nimic de bani.

Sunt organizații cărora nu li s-au reverificat proiectele și care totuși așteaptă în continuare

banii. Situația este dezastruoasă. Anul acesta în afară de acești bani care vor fi virați, sperăm

noi de luni, nu mai sunt de așteptat alți bani de la Ministerul Finanțelor”, spunea săptămâna

trecută Andreia Moraru. Cum fondurile pe POSDRU de la Comisia Europeană continuă să fie

suspendate, singurele sume despre care autoritatea de management s-ar angaja să le mai

deconteze pe proiectele în derulare ar fi acea contribuție a Statului în cadrul proiectelor, care

este însă de doar de 8,6 % din valoarea proiectelor.

Concluzia
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Sunt două cazuri reprezentative pentru județul Mureș, dar nu și singulare. De pildă, într-o
situație asemănătoare sunt și cei de la Asociația Divers, care derulează o parte dintr-un
proiect similar, ca partener al unei instituții din județul Alba. Și acolo sunt probleme, și acolo
deconturile sunt întârziate. Așadar, varianta suspendării proiectelor pare să fie din ce în ce
mai aproape. Asta înseamnă începerea unor procese cu Statul Român, procese pe care un
avocat cât de cât pregătit nu prea are cum să nu le câștige. Contractele de finanțare sunt cât
se poate de clare, iar încălcarea lor de către diferite organisme intermediare de management
este cât se poate de evidentă. Până una alta, se vor pierde bani, zeci de ore de muncă, se
vor concedia oameni, iar beneficiarii proiectelor ajung să fie privați de avantajele cât se poate
de evidente. „Este și suspendarea o variantă, dar ceea ce pentru mine este de neînțeles și
inacceptabil este faptul că acești bani care trebuiau să vină de la UE, pentru proiecte, sunt
practic bani pentru Statul Român, pentru dezvoltare, pentru găsirea de soluții pentru grupuri
vulnerabile pentru care Statul până acum a spus că nu poate să găsească soluții, pentru că
nu sunt bani. Ei bine, a avut această șansă la dispoziție, bani care ar fi putut să vină de la
Uniunea Europeană și a încurcat totul în modul în care i-a gestionat. În continuare nu își asumă
nimeni responsabilitatea. Ieri la audiență domnul Ababei spunea ‹‹Eu nu am bani, eu sunt
doar autoritate de management, mergeți și vorbiți cu Ministerul Finanțelor››. Cum este posibil
ca o instituție a Statului să ne trimită la altă instituție a Statului, care să ne trimită la alta și să
nu se rezolve o problemă care ar fi în beneficiul Statului?” se întreabă Andreia Moraru, venind
astfel și cu o concluzie extrem de tristă.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/2-theo-marton.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/1-andreia-moraru.jpg

popescu ion (2012-12-06 08:12:49)
Vad ca nu spun nimic care au fost castigurile lunare ale celor care au implementat proiectele Sa
spuna cat a castigat pe luna managerul de proiect ,echipa de implementare ,juristul din echipa de
implementare , cei care tin cursurile etc etc POSDRU a devenit o anexa a bugetului de stat cu niste
salarii imense Daca un functionar din primarie inginer primeste 1000-1500 lei/luna ,un manager de
proiect sa spuna cata castiga Lasati vaicarelile , ca POSDRU a devenit o vaca de muls din bugetul
statului ,ca UE nu o fi prost sa dea drumul la bani fara a verifica exact cheltuielile

1.10.25 59 de filme din 27 de ţări la Alter-Native 20 (2012-10-08 06:18)

914 de scurt-metraje din 60 de ţări au fost înscrise la preselecţia Festivalului Internaţional de
Film de Scurt-metraj ALTER-NATIVE 20, care va avea loc în perioada 7-11 noiembrie la Palatul
Culturii din Tîrgu-Mureş.

Până la termenul limită au ajuns în faţa juriului de preselecţie 778 de creaţii. Juriul a fost format
din Durst György, producător (Ungaria), Hartyándi Jenő, directorul Festivalului Internaţional
©2024 www.punctul.ro 1273

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/2-theo-marton.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/1-andreia-moraru.jpg


BlogBook 1.10. OCTOBER

de Film şi Muzică Mediawave (Ungaria), Radu Vasile Igazság, artist vizual şi regizor de film
(Bucureşti), Eugen Păsăreanu, teatrolog (Bucureşti), Schneider Tibor, regizor şi operator de
imagine (Cluj-Napoca) şi Marcel Ţintar, regizor de teatru şi film (Tîrgu-Mureş). După o vizionare
maraton desfăşurată la sediul U.D.T.M. Mureş au fost selectate pentru programul de concurs
59 de scurt-metraje (provenite din 27 ţări), cu o durată totală de aproape 11 ore.

Lista filmelor admise în concurs de către juriul de preselecţie va fi făcută publică în zilele
următoare pe site-ul UDTM Mureş, www.madisz.ro.

Sursa: Alter-Native 20

1.10.26 Oamenii și melcii lui Tudor Giurgiu ajung la Reghin (2012-10-08 10:56)

[1] Filmul de neratat al lunii septembrie – Despre oameni si melci, in regia lui Tudor Giurgiu
– ajunge si la Reghin. Despre oameni si melci va fi proiectat la Casa de Cultura a Tineretului
"George Enescu" in perioada 8 – 10 octombrie, de la orele 18.00 si 20.00.

In Despre oameni și melci spectatorii se vor bucura de prestația unor actori romani indragiți
precum Andi Vasluianu, Dorel Visan, Monica Birladeanu, Andreea Bibiri, Valeria Seciu, Ovidiu
Crisan, Ion Grosu, Clara Voda sau Alina Berzunteanu, dar și de interpretarea renumitului actor
francez Jean François Stevenin și a fiului sau, Robinson Stevenin. Jean François Stevenin a avut
roluri importante in filmele unor regizori precum François Truffaut, Jacques Rivette, Bertrand
Blier, Jacques Demy sau Jean-Luc Godard si a jucat pentru prima data intr-un film romanesc.

Dupa o campanie de promovare fara precedent pentru un film romanesc, rezultatele obtinute
sunt si ele foarte imbucuratoare: Despre oameni si melci a inregistrat, de la data lansarii
filmului la TIFF pana in prezent, peste 44.000 de spectatori. Comedia Despre oameni si melci
a avut premiera nationala in data de 14 septembrie, ajungand in prima saptamana in 19 de
orase, pe aproximativ 40 de ecrane.

In afara de proiectiile din cinematografe traditionale, distribuitorii filmului, Transilvania Film si

Ro Image, vor continua sa aduca aceasta productie in fata publicului din orase si zone care

nu dispun de sali de cinematograf, prin metode alternative de proiectie. In acest scop s-au

format 3 echipe mobile care vor organiza proiectii in regim de spectacole cu bilet, in diferite

orase din Romania, in teatre sau case de cultura, proiectii al caror program va fi pre-anuntat

pe siteul filmului www.despreoamenisimelci.ro. Miza distribuitorilor este aceea de a trezi in

public dorinta de a veni cu placere si interes sa vada un film romanesc la cinematograf sau in
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aceste locatii neconventionale.

Despre film

1992, Cimpulung Muscel. Fabrica de masini ARO a dat faliment si urmeaza sa fie privatizata
intr-o saptamana. Va fi cumparata de o companie franceza care intentioneaza sa o transforme
intr-o crescatorie de melci. Dintre muncitorii pe care fabrica ii are in prezent, doar 300 isi
vor pastra locul de munca. Totul se schimba cand unul dintre baieti gaseste o solutie inedita
menita sa-i salveze colegii de la somaj si sa scoata uzina din faliment.

Filmul este cel de-al doilea lung metraj in regia lui Tudor Giurgiu, dupa Legaturi Bolnavicioase,
care a avut premiera in Romania in anul 2006. Scenariul ii apartine lui Ionut Teianu, mutat
in Franta din 1991, dupa ce a absolvit Universitatea de Artaa Teatrala si Cinematografica din
Bucuresti. Vivi Dragan Vasile semneaza imaginea, iar Vlaicu Golcea este compozitorul filmului.
Despre oameni si melci este distribuit in cinematografe de Transilvania Film in colaborare cu
Ro Image.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/marineci-DOM-ziua16-stills-069.jpg

1.10.27 Efectivele de bovine în declin continuu (2012-10-09 08:32)

[1] Zootehnia este sectorul cel mai grav afectat după 1989, prin dispariţia a 6 milioane
de capete, iar dacă nu se va stabili o strategie naţională de dezvoltare a acestui sector, în
câţiva ani numărul bovinelor va scădea sub un milion, a avertizat ing. Mircea Ciurea, admin-
istratorul celei mai mari forme asociative a fermierilor din România, Cooperativa Someş-Arieş.

”Pe lângă ceea ce facem noi, producătorii, şi guvernanţii trebuie să vină cu măsuri pentru
sprijinirea acestui sector. În primul rând, noi la nivel naţional nu avem o strategie de dez-
voltare a sectorului şi fără această strategie normal că nu se poate face nimic, lucrăm după
ureche, lucrăm pompieristic şi nu este benefic pentru activitatea de creştere a vacilor cu
lapte. Este sectorul cel mai greu afectat, în care, de la Revoluţie încoace, efectivele au scăzut
de la 7,5 milioane capete bovine câte erau în ’90, am ajuns 1,5 milioane de capete, cifra re-
ală, nu la 1,9 milioane (cum se vehiculează, n.r.)”, a declarat pentru AGERPRES, Mircea Ciurea.

El a adăugat că în cazul în care nu se vor lua măsuri de reducere a taxelor şi impozitelor, nu
se vor da nişte semnale ca băncile să aibă încredere în acest sector şi să vină cu dobânzi
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favorabile pentru dezvoltare, ”degringolada va continua şi s-ar putea ca în câţiva ani să
ajungem sub un milion de capete de bovine”.

Potrivit lui Mircea Ciurea, pentru supravieţuirea acestui sector în lipsa unei strategii şi a unui
sprijin guvernamental, fermierii trebuie să recurgă la forme asociative, pentru a putea negocia
de pe poziţii de egalitate cu procesatorii.

”La Cluj ne-am organizat într-o cooperativă, Someş-Arieş, laptele îl vindem cooperativei, iar
cooperativa îl vinde mai departe procesatorilor. Este un mod de organizare benefic pentru
crescători. Din păcate sunt doar patru asemenea cooperative la nivel naţional. Este păcat că
fermierii nu înţeleg rostul acestei cooperative şi este păcat că aceia care ar trebui să le explice
fermierilor acest lucru nu pot fi convingători”, a arătat Ciurea.

Inginerul a arătat că prin această cooperativă fermierii pot vinde laptele împreună şi obţin
preţuri foarte bune de la procesatori, spre deosebire de alţi fermieri din ţară.

”Chiar fermierii din Sud se miră ce preţuri avem, pentru că ei, cu mii de litri de lapte, nu reuşesc
să obţină aceste preţuri de la procesatori. Noi cumpărăm toate input-urile prin cooperativă,
luăm discount-uri foarte mari şi fermierii văd că prin această formă asociativă avem anumite
avantaje. La început am fost 7 membri fondatori, în momentul de faţă suntem 33 şi avem
cereri de înscriere. Suma pentru a te înscrie este de 7.000 lei şi cu toate că este o sumă
mare, avem cereri de înscriere şi fermierii văd că au anumite avantaje. Astfel se poate face
zootehnie la cel mai înalt nivel în România”, a subliniat Mircea Ciurea.

El a precizat că în ferma sa deţine un efectiv de 120 de capete de Bălţată Românească - din
care 50 matcă şi 70 tineret femele de prăsilă - şi lucrează o suprafaţă de 120 hectare, de pe
care îşi asigură furajele necesare.

”În zona noastră se creşte Bălţata Românească, pe care folosim material genetic de Bălţată
Germană, pentru a-i ameliora rezistenţa, producţia de lapte, deci într-un cuvânt, pentru a
obţine un rezultat economic favorabil (...) Orice fermier care vrea să îşi îmbunătăţească
structura genetică a efectivului trebuie să folosească asemenea genitori. Pot să spun că în
momentul de faţă am o producţie (anuală, n.r.) de 6.000 litri pe cap de vacă, deci o producţie
foarte bună pentru România, şi tineretul care vine are o producţie între 25-30 de litri (pe
zi, n.r.) în vârful lactaţiei. Am vândut foarte mult material genetic şi la alte ferme, juninci
gestante, şi aceşti fermieri pot să confirme că ceea ce spun nu este doar o vorbă goală”, a
mai spus Mircea Ciurea.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/vaci.jpg
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1.10.28 10 octombrie, Ziua Sănătății Mintale (2012-10-09 10:43)

[1] În fiecare an, începând cu anul 1992, ziua de 10 octombrie este o zi a educaţiei,
conştientizării şi lobby-ului pentru sănătate mintală. Ziua Sănătăţii Mintale a fost celebrata la
iniţiativa Federaţiei Mondiale pentru Sănătate Mintală, o organizaţie ce are membrii în peste
150 de ţări. În acest an tema este: "Depresia: O criză globală". Depresia afectează mai mult
de 350 de milioane de oameni de toate vârstele, categoriile sociale sau rasa. În 2020 depresia
va fi a doua cauză de mortalitate după bolile cardiovasculare. Deşi există terapii eficiente
pentru depresie, prea puţini au acces la acestea.

Pentru târgumureșeni în prezent se află în derulare un program în care 500 de cetățeni pot
beneficia de un program de combatere a stresului, program în care li se oferă informaţii cu
privire la sănătatea mintală.

Sursa: Asociația Sănătate și Speranță

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/stress-somn.jpg

1.10.29 Muncitor decedat în cartierul Belvedere (2012-10-09 13:09)

[1] Un bărbat în vârstă de 63 de ani şi-a pierdut viaţa pe un şantier din Cartierul Belvedere
din Târgu Mureş, după ce a căzut de pe acoperişul unei case, de la o înălţime de 6,5 metri, a
anunţat, marţi, într-un comunicat de presă, Inspectoratul Teritorial de Muncă Mureş.

’Victima, K.I. în vârstă de 63 de ani, angajat al SC Vulcan Construct SRL, desfăşura activităţi
specifice de amenajare, respectiv lucra la şarpanta unei case. În timpul lucrului, o şipcă pe
care s-a sprijinit, s-a rupt iar victima a căzut de la o înălţime de 6,5 metri. În urma căzăturii,
lucrătorul a decedat’, se arată în document.

Potrivit comunicatului, Inspectoratul Teritorial de Muncă Mureş efectuează cercetări pentru
stabilirea cauzelor accidentului.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/1-ajofm1.jpg
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1.10.30 Presupus caz de abuz într-o casă de tip familial (2012-10-09 13:14)

[1] Şeful Direcţiei Generale pentru Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului (DGASPC) Mureş,
Lorand Schmidt, a anunţat marţi constituirea unei comisii de verificare a unui presupus caz
de abuz petrecut într-o casă de tip familial din Sâncraiu de Mureş, după ce în presă a apărut o
sesizare cu privire la ameninţarea unui copil de către părinţii sociali.

Lorand Schmidt a declarat că DGASPC Mureş nu a primit o plângere oficială legată de astfel
de incident, dar că s-a autosesizat dat fiind comunicatul apărut în presă şi a trimis o echipă la
faţa locului. ’Dacă se va constata că se susţin anumite lucruri şi că într-adevăr a fost o faptă
care solicită o cercetare a unor abateri disciplinare, vom constitui o comisie de cercetare după
care, eventual, putem lua şi măsuri. Evaluăm situaţia mai întâi, pentru că există şi sesizări
care nu se verifică’, a spus Schmidt. În sesizarea semnată de un tânăr crescut de asemenea
într-un sistem de protecţie socială, Kristof Lajos, se face referire la o înregistrare audio în care
doi părinţi sociali i-ar adresa unui copil injurii şi ameninţări.

Un alt incident semnalat de acelaşi semnatar, se referă la încasarea alocaţiei unui copil, în
valoare de 28 de lei, de către un instructor de educaţie, care ar fi folosit banii în interes
personal.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/lorand-schmidt.jpg

1.10.31 Festival de parapantă la Ernei, în acest weekend (2012-10-10 12:11)

[1] Clubul Sportiv Muresfly organizeaza in perioada 12-14 octombrie 2012 pe dealul
de linga localitate Ernei cea de a V editie a Festivalului de Parapanta Muresfly. In cadrul
festivalului sambata 13 octombrie incepand cu orele 12-18 se va organiza un concurs de
precizia aterizarii la care s-au anuntat piloti din toata tara. Pe timpul festivalului in functie de
conditiile meteorologice, pentru cei care nu sunt piloti dar vor sa incerce zborul cu parapanta
va exista posibilitatea de a zbura in tandem cu un pilot profesionist.

Sambata de la ora 19 va fi festivitatea de premiere a concursului de precizie a aterizarii. Dupa
terminarea festivitatii de premiere o sa fie prezentat expeditia Dharamsala 2012 din India care
se desfasoara in perioada 12.10-08.11.2012 organizat de Clubul Sportiv MuresFly la care cei
tri mambrii ai clubului au ca obiectiv survolarea in aer al orasului Dharamsala sediul in care isi
petrece exilulul Dalai Lama liderul spiritual al Tibetului. Dharamsala se afla la aproximativ 50
de km departare de Bir Billing locul de decolare al parapantistilor, la poalele Muntilor Himalaya.
Parapantisiti ca sa isi indeplineasca visul va trebui sa zboare fara motor sau combustibil doar
cu ajutorul curentilor de aer mai mult de 100 km pe un lant muntos cu varfuri de pina la 5000
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metrii.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/parapanta.jpg

1.10.32 Tg. Mureș ar putea ieși din zona metropolitană (2012-10-10 13:26)

[1] Primarul din Târgu Mureş, dr. Dorin Florea, a anunţat miercuri, după întâlnirea cu pri-
marii localităţilor din jurul municipiului, că, dacă oraşul nu va fi inclus în staff-ul de conducere
al Zonei Metropolitane, va propune Consiliului Local retragerea din acest for.

Florea a spus că nu este firesc ca preşedintele Zonei Metropolitane să fie preşedintele Consili-
ului Judeţean Mureş, cum nu este firesc ca deciziile în numele oraşului reşedinţă de judeţ să
fie luate de primarii a două comune, Sângeorgiu de Mureş şi Pănet, care au fost desemnaţi
vicepreşedinţi în cadrul unei şedinţe contestate de reprezentanţii Târgu Mureşului.

Edilul a subliniat că municipiul Târgu Mureş trebuie să deţină preşedinţia Zonei Metropolitane,
nicidecum Consiliul Judeţean, şi că va înainta în acest sens o scrisoare conducerii CJ, căreia îi
va solicita reluarea procedurii de alegere a forurilor de conducere.

Dorin Florea a afirmat că va aştepta un răspuns până la finele acestei luni şi lipsa acestuia
va fi considerată ’un act de refuz’ şi atunci va propune retragerea din Zona Metropolitană şi
instituirea unor parteneriate cu fiecare localitate în parte pentru dezvoltarea unor proiecte
comune.

În cadrul întâlnirii de miercuri la care au luat parte primarii comunelor Cristeşti, Corunca,
Pănet, Sâncraiu de Mureş, Livezeni şi un reprezentant al Primăriei Acăţari, Dorin Florea a
arătat că pentru anul 2013 este vital ca localităţile limitrofe, alături de Târgu Mureş, să îşi facă
temele împreună. ’Centrul Zonei Metropolitane trebuie să fie municipiul Târgu Mureş. Nu este
o chestiune de orgoliu, ci un fapt normal care se petrece în cazul tuturor acestor structuri
care funcţionează la nivel naţional şi internaţional. E necesar să ne facem temele împreună,
pentru că anul 2013, este crucial pentru atragerea fondurilor europene pentru următorii ani.
Vă chem să-mi fiţi alături, pentru că împreună putem să facem multe lucruri pentru cei peste
200.000 de locuitori din această zonă’, a spus primarul, Dorin Florea.

În cadrul întâlnirii au fost discutate probleme referitoare la dezvoltarea zonală, atragerea în
parteneriat a fondurilor europene, transformarea zonei într-un pol de dezvoltare, construirea
centurilor ocolitoare ale municipiului, care vor străbate localităţi din Zona Metropolitană, pre-
cum proiectele de infrastructură de apă şi canal şi cel de construire a gropii ecologice de gunoi.

’Primarii prezenţi la întâlnire şi-au arătat deschiderea de a se aşeza cu toţii, în cel mai scurt
timp, la aceeaşi masă pentru discutarea cu maximă seriozitate a acestor chestiuni’, a precizat
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Dorin Florea.

AGERPRES
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1.10.33 Festivalul Clovnilor Sighişoara - ediţia a doua (2012-10-10 13:40)

[1] În perioada 11-14 octombrie 2012 se desfăşoară la Sighişoara ce-a de-a doua ediţie a
Festivalului Clovnilor. Evenimentul este organizat de Casa de Cultură – instituţie aflată sub
autoritatea Consiliului Local - şi constă în patru spectacole găzduite de municipalitate în Sala
“Mihai Eminescu”, cu începere de la ora 19.00, după cum urmează:

Joi, 11 octombrie 2012:
Teatru de pantomimă "Baloane de săpun" în regia lui Dan Handoreanu, Barbara Crisan şi Dan
Dan Handoreanu.

Vineri, 12 octombrie 2012:
"Angajare de clovn" în regia lui Mihai Lungeanu, cu actorii: Lucian Daniel, George Rusu, Paul
Nicolae.

Sâmbată, 13 octombrie 2012:
"Padan, Paadan" Regia: Mihai Gruia Sandu, cu 10 clovni.

Duminică, 14 octombrie 2012:
Piesa de teatru tradusă "Domino", în regia lui Jean-Luc-Bosc.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/turnul.jpg

1.10.34 Ziua dascălului transilvănean – Sighişoara 2012 (2012-10-10 13:44)

[1] Sâmbătă 13 septembrie Sighişoara va găzdui cea de-a 22 ediţie a Zilei dascălului
transilvanean. Organizată de Comisia de educaţie a forumului transilvănean, manifestarea se
bucură de prezenţa educatorilor şi formatorilor din majoritatea localităţilor din Transilvania
unde funcţionează unităţi de învăţământ cu predare în limba germană Mediaş, Sibiu, Bistriţa,
Deva, Sebeş, Braşov, Cluj-Napoca, Târgu-Mureş şi desigur Sighişoara oraşul gazdă.
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Programul va începe la ora 10,00 cu un moment festiv: Deschiderea din Biserica din Deal în
continuarea cărei doamna Caroline Fernolend, vicepreşedinte al Fundaţiei „Mihai Eminescu
Trust” va ţine o prelegere cu tema „Valorificarea activă a moştenirii cultural-educative”.
Participanţii se vor împărţi pe grupe de lucru care vor aborda teme specifice fiecărei trepte
de educaţie, întocmind lucrări care vor prezentate în plen la sfârşitul zile în Sala Festivă a
Primăriei.

Liceul „Joseph Haltrich” are o bogată activitate în domeniul proiectelor educative derulate
adesori prin schimburi cu şcoli partenere din Germania, Elveţia şi Anglia, o parte din aces-
tea fiind incluse în agenda manifestării. Astfel, grupa de lucru care cuprinde dascălii din
învăţământul preşcolar şi primar va lua cunoştinţă de proiecte care vizează conservarea
patrimoniului cultural şi natural, protecţia mediului, valorificarea tradiţiilor locale, precum şi
de programele de educaţie muzeală desfăşurate cu sprijinul Muzeului de Istorie. Profesorii
de gimnaziu şi liceu vor avea ocazia ca cunoască rezultatele concrete ale proiectelor edu-
caţionale derulate pe acest segment educaţional în parteneriat cu diferite organizaţii din ţară
şi străinătate.

Unul din momentele importante ale zilei se va desfăşura, începând cu ora 13.00, la sediul Fun-
daţiei Gaudeamus Sighişoara unde se va prezenta, în premieră sighişoreană, piesa de teatru
„O călătorie prin Transilvania cu Prinţul Charles”. Spectacolul a fost realizat prin proiectul „Edu
Act” derulat de Fundaţia Mihai Eminescu Trust şi Administraţia Fondului Cultural Naţional în
colaborare cu Asociaţia „Şcoala din Deal”.La proiect au participat 20 de elevi şi profesori din
Sighişoara, Archita, Mălâncrav şi Viscri care, pe timpul vacanţei de vară au studiat istoria şi
tradiţiile locale din cele patru locaţii, informaţiile culese fiind transpuse artistic într-o manieră
neconvenţională, rezultatul fiind unul inedit.

Sursa: Primăria Sighișoara

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/sighisoara.jpg

1.10.35 2 câștigători de Pulitzer într-o conferință la Tg.Mureș
(2012-10-10 15:30)

[1] Doi câştigători ai Premiului Pulitzer, Jacqui Banaszynski şi Alex Tizon, au prezentat
jurnaliştilor şi viitorilor jurnalişti, miercuri, la Universitatea ’Petru Maior’ din Târgu Mureş, în
cadrul evenimentului ’Storytelling topDay 2012’, cum trebuie spuse poveştile de succes.

Alex Tizon le-a recomandat celor peste 100 de participanţi la conferinţă, printre care şi studenţi
la Ştiinţele comunicării, ca atunci când fac un material să încerce să vadă dincolo de aparenţa
fizică, să privească subiectul ’cu ochii unui copil, ca şi cum ai vedea prima oară’ şi să meargă
în locuri în care n-au mai fost. Acesta le-a spus participanţilor că fiecare om are o poveste
de spus iar în actul jurnalistic trebuie văzută, dincolo de premii sau realizări, şi povestea
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personală a celui pe care îl au în faţă.

La rândul ei, Jacqui Banaszynski a vorbit despre specificul muncii de jurnalism în care este
important să fii curios, să întrebi şi să asculţi şi a recomandat viitorilor jurnalişti să le pese, să
asculte cu adevărat, să insiste, să-şi folosească toate simţurile şi să creadă în ceea ce fac.

Jurnaliştii au arătat că este important ca, atunci când scrii despre un subiect, să renunţi la
propriile păreri şi să descrii situaţia cât mai onest, însă a subliniat că este imposibil să fii 100 %
obiectiv, întrucât orice întrebare pe care decizi să o adresezi şi orice cuvânt dintr-un material
poartă amprenta personalităţii tale.

În cadrul evenimentului ’Storytelling topDay 2012’ a fost prezentat, în premieră, episodul 2
al docu-fictionului ’Poveşti din Transilvania’, realizat de jurnalista Sorina Bota, câştigătoare a
două premii ale Clubului Român de Presă.

Evenimentul ’Storytelling topDay 2012’ a fost organizat de REEA Târgu Mureş, ’Decât o
Revistă’, cu sprijinul Universităţii Petru Maior, în prelungirea conferinţei internaţionale de
jurnalism narativ ’The Power of Storytelling’, organizată de ’Decât o Revistă’, la Bucureşti.

AGERPRES

Foto: Vlad Poptămaș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/alex-tizon-jacqui-banaszynski.jpg

Alex Tizon şi Jacqui Banaszynski | Unde Iesim in Mures? (2012-10-11 15:06:13)
[...] Punctul [...]

1.10.36 Alarmă de dezastre, vineri, în tot județul (2012-10-11 07:57)

[1] În urma aprobării date de primarul municipiului Tîrgu-Mureş, data de 12 octombrie
2012 – Ziua Internaţională pentru Reducerea Riscului Dezastrelor Naturale, va fi marcată şi
prin declanşarea sistemului de alarmă al fiecărei unităţi administrativ-teritoriale din judeţ, în
data de 12.10.2012 , ora 10.00. Semnalul „ALARMĂ LA DEZASTRE” se compune din 5 sunete
a 16 secunde fiecare, cu pauză de 10 secunde între ele. Durata fiecărui semnal de alarmare
va fi de două minute.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/smurd-21.jpg
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1.10.37 Percheziții în derulare de procurori, poliție și SRI (2012-10-11 10:42)

[1] Procurori ai Parchetului de pe lângă Tribunalul Mureş împreună cu ofiţeri de poliţie
judiciară din cadrul Direcţiei Generale Anticorupţie – Serviciul Judeţean Anticorupţie Mureş,
Iaşi, Botoşani, Vaslui, Braşov, Bistriţa Năsăud, Covasna, Cluj, Sibiu şi din cadrul Inspectoratelor
Judeţene de Poliţie Mureş şi Iaşi, cu sprijinul SRI – Mureş, efectuează în prezent un număr de
22 de percheziţii în mai multe locaţii din judeţele Mureş şi Iaşi. Acţiunea se înscrie în cadrul
cercetărilor care se desfăşoară cu privire la săvârşirea mai multor infracţiuni de evaziune
fiscală de către un număr de 12 învinuiţi.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/1156821_34132110.jpg

1.10.38 CNS dă în judecată preș. Cons. Leg. al Parlamentului
(2012-10-11 12:44)

[1] Reprezentanţii Consiliului Naţional Secuiesc (CNS) au înregistrat, joi, la Parchetul de pe
lângă Curtea de Apel Bucureşti o plângere penală împotriva preşedintelui Consiliului Legislativ
al Parlamentului României, Dragoş Iliescu, pentru fals intelectual şi uz de fals.

Anunţul a fost făcut joi, la Târgu Mureş, într-o conferinţă de presă, de preşedintele Consiliului
Naţional Secuiesc (CNS), Izsak Balazs, care a spus că lui Dragoş Iliescu i se impută faptul că
ar fi interpretat eronat articolul 12 al Recomandării 1201/1993 a Consiliului Europei, iar acest
fapt ar fi fost folosit în avizul negativ acordat Legii Statutului Autonomiei Ţinutului Secuiesc,
respinsă de Senatul României pe 25 septembrie.

’Am înaintat astăzi (joi - n.r.) un denunţ la Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Bucureşti solic-
itând declanşarea urmăririi penale împotriva domnului doctor Dragoş Iliescu, pentru săvârşirea
infracţiunilor de fals intelectual şi uz de fals. Motivul acestei plângeri penale este acela că
avizul negativ semnat de domnul Dragoş Iliescu, privind propunerea legislativă referitoare
la Statutul de Autonomie al Ţinutului Secuiesc, aduce printre argumente principale negarea,
excluderea drepturilor colective ale minorităţilor naţionale în dreptul internaţional. Spune aşa:
‘din ansamblul reglementărilor, cât şi din spiritul acestor documente internaţionale, la care
România a aderat, rezultă o serie de reguli de importanţă europeană’. Şi, printre altele, înşiră
şi ‘excluderea oricărei categorii de drepturi de natură colectivă ale minorităţilor naţionale’.
Domnul dr. Dragoş Iliescu nu găseşte şi nu a găsit nicio prevedere în dreptul internaţional
care să susţină această afirmaţie şi din acest motiv a modificat intenţionat şi cu rea-credinţă
art. 12 al Recomandării 1201 a CE’, a susţinut Izsak.

©2024 www.punctul.ro 1283

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/1156821_34132110.jpg


BlogBook 1.10. OCTOBER

Liderul CNS susţine că această Recomandare, la articolul 12, ar conţine exact contrariul celor
afirmate de preşedintele Consiliului Legislativ al Parlamentului României, întrucât acest articol
ar interzice interpretarea dispoziţiilor care ar duce la restrângerea drepturilor colective ale
minorităţilor naţionale.

’În versiunea falsificată rezultă contrariul acestei afirmaţii şi este singurul suport din aviz care
ar dovedi acest lucru. Noi aşteptăm din demersul nostru să se pună capăt practicii care ţine
din ’89 de interpretare restrictivă, cu rea-credinţă a normelor dreptului internaţional care
protejează minorităţile naţionale, să se pună capăt practicii care merge până la falsificarea
acestor documente internaţionale’, a susţinut Izsak.AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/izsak-balazs.jpg

1.10.39 „Segregarea nu serveşte comunităţii maghiare” (2012-10-11 14:23)

Scindarea în învăţământul universitar în facultăţi separate, române şi maghiare, nu este o
soluţie pe termen lung, iar aceasta ar putea avea efecte negative pentru maghiari, a declarat
joi, la Târgu Mureş, conferenţiar universitar doctor Levente Salat, prodecanul Facultăţii de
Ştiinţe Politice de la Universitatea ’Babeş-Bolyai’ din Cluj-Napoca.

’Scindarea pare o soluţie uşoară, dar pe termen lung va genera probleme mai multe. N-avem
alternativă decât calea de coexistenţă, în instituţii în care să ne acceptăm reciproc. Altfel, cei
care se retrag în instituţii segregate pierd (...) Putem să fim foarte combativi, dar ce obţinem
în fond e contraproductiv. Segregarea nu serveşte interesele comunităţii maghiare pe termen
lung’, a arătat profesorul Levente Salat, în cadrul masei rotunde ’Practicarea bilingvismului
în sistemul de învăţământ superior’, organizată de Liga Pro Europa şi Departamentul pentru
Relaţii Interetnice.

În asentimentul reprezentantului UBB Cluj Napoca a fost şi Florin Buciu, cancelarul Senatului
Universităţii de Medicină şi Farmacie din Târgu Mureş, care a spus că, în situaţia de faţă,
despărţirea universităţii în facultăţi române şi facultăţi maghiare ’ar însemna să lăsăm pe
drumuri, neacoperiţi de criteriile ARACIS, 800-1.000 de studenţi maghiari’.

Florin Buicu a arătat că limba maghiară este prezentă în această instituţie - la admitere, la
cursuri, la examinare, în activităţi studenţeşti şi ştiinţifice - iar în Carta UMF Târgu Mureş este
prevăzut caracterul multicultural al acesteia.

Acesta a precizat că la UMF Târgu Mureş sunt 1.840 de studenţi maghiari din totalul de 4.940 şi
doar 120 de cadre didactice maghiare şi că, în aceste condiţii, chiar şi cu o corecţie acceptată
de 30 %, numărul de cadre didactice maghiare ar justifica şcolarizarea doar a aproximativ 800
de studenţi din cei 1.840, într-o facultate separată.
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AGERPRES

1.10.40 Maghiarii în pericol de a nu accede în Parlament? (2012-10-11 15:04)

[1] Deputatul UDMR Kerekes Karoly a declarat joi, într-o conferinţă de presă susţinută la
Târgu Mureş, că prin decizia Partidului Popular Maghiar din Transilvania (PPMT) de a avea
candidaţi proprii s-ar putea întâmpla ca niciun partid maghiar să nu intre în Parlament.

’Să fie clar acest lucru: nu li se poate interzice (să candideze, n.r.) pentru că partidele pentru
ce se înfiinţează? Pentru a participa la alegeri, nu? Dar are această problemă şi altă latură. În
cazul nostru, nu e chiar bine această soluţie, pentru că s-ar putea întâmpla ca niciun partid
maghiar sa nu intre în Parlament. Deci periclitează de fapt prezenţa reprezentării minorităţii
maghiare în Parlamentul României’, a arătat deputatul.

În privinţa accederii în Parlament atât a UDMR, cât şi a PPMT prin varianta pragului alternativ,
Kerekes crede că nu ar fi o soluţie prea bună, întrucât dacă maghiarii nu intră în Legislativ
într-un număr suficient, nu vor putea avea un grup parlamentar propriu.

’S-ar putea să se întâmple aşa cum zic ei (să intre şi UDMR şi PPMT, prin prag alternativ, n.r.).
Dar dacă nu se vor aduna, adică nu vom reuşi să intrăm în Parlament într-un număr suficient,
atunci nu putem forma un grup parlamentar. Şi dacă nu ai grup parlamentar, dacă grupul par-
lamentar este inexistent, sunt nişte parlamentari, acolo, indiferent că de la PCM sau UDMR...
Dacă suma lor nu reprezintă acel număr care este necesar pentru un grup parlamentar,
n-ai făcut nimic. Pentru că toate funcţiile în Parlament, influenţa în mersul anumitor lucruri...
nu există grup parlamentar, atunci n-ai pe cine delega în acele funcţii’, a spus deputatul UDMR.

În privinţa preconizatei fuziuni dintre Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania şi Partidul
Civic Maghiar, Kerekes Karoly a arătat că aceasta nu este exclusă şi că numirea liderului PCM,
Szasz Jeno în funcţia de şef al Institutului pentru Strategii Naţionale din Ungaria ar fi fost o
manevră de îndepărtare a acestuia de la conducerea formaţiunii.

’Nu este exclusă fuziunea, pentru că eu cred că domnul Szasz Jeno de aceea a primit acea
funcţie, ca să fie îndepărtat din fruntea PCM, ca să nu mai creeze probleme. Şi atunci, vor
fuziona, dar nu ştiu dacă vor avea timp, anumite proceduri sunt necesare. Dacă vor fi în
coaliţie, e nevoie de un anumit prag; pentru fuziune trebuie un Congres, la ambele partide,
după aceea să se înţeleagă asupra persoanelor care vor reprezenta în bloc aceste două
formaţiuni. Nu e sigur că se va întâmpla această fuziune în curând’, a arătat Kerekes.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/hir_85.jpg

©2024 www.punctul.ro 1285

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/hir_85.jpg


BlogBook 1.10. OCTOBER

1.10.41 Primul parc fotovoltaic din județ, la Chirileu (2012-10-12 12:58)

[1] Firma Fomco Solar Systems SRL din Cristeşti a inaugurat, vineri, în satul Chirileu
din comuna Sânpaul, primul parc fotovoltaic din judeţul Mureş, care va produce în jur de 4
megawaţi pe oră.

Parcul se întinde pe o suprafaţă de 8 hectare, o parte din acest teren fiind concesionat
de Primăria Sânpaul, are 15.456 de panouri fotovoltaice cu putere de 235 W fiecare, opt
invertoare cu o putere de 400 kW fiecare, două sheltere cu o putere totală de 1,6 MW şi două
transformatoare ridicătoare de tensiune.

Primarul comunei Sânpaul, Ioan Simon, a declarat presei, vineri, că acest parc fotovoltaic este
extrem de benefic pentru comună, atât din punctul de vedere al investiţiei şi al locurilor de
muncă, cât pentru dezvoltarea ulterioară a localităţii.

Ioan Simon a arătat că întrucât pe raza comunei Sânpaul funcţionează numeroase societăţi
comerciale, unele din Parcul Industrial Mureş, deficitul de putere instalată din zonă este de 20
MW, ceea ce împiedică mediul de afaceri să dezvolte aici alte afaceri.

Potrivit acestuia, societăţile comerciale de pe raza comunei Sânpaul oferă peste 1.950 de
locuri de muncă, iar prin prezenţa parcului fotovoltaic aici va fi construită o nouă firmă, care
va crea în jur de 400 de noi locuri de muncă.

Ioan Simon a spus că în luna noiembrie firma americană Eurogas System va deschide la
Sânpaul o linie de producţie de compresoare de 50-60 de tone pentru industria gazelor,
iar energia electrică produsă chiar în comună, la Chirileu, va compensa deficitul de putere
instalată din zonă.

AGERPRES
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1.10.42 Șase persoane reținute, după perchezițiile de joi (2012-10-12 13:02)

Şase persoane au fost reţinute pentru săvârşirea infracţiunilor de evaziune fiscală şi
complicitate la evaziune fiscală în formă continuată, în urma celor 22 de percheziţii efectuate
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în urmă cu o zi, pe raza judeţelor Mureş şi Iaşi, a anunţat vineri, printr-un comunicat de presă,
Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureş.

Potrivit documentului, organele de cercetare penală din cadrul Inspectoratului de Poliţie
Judeţean Mureş, Serviciul de Investigare a Fraudelor, au dispus reţinerea învinuiţilor Feier Ioan,
Sarvadi Sergiu Ionel, Stănescu Cătălin, Hamzea Viorel, Stănescu Brânduşa şi Stănescu Ioniţă
pe o durată de 24 de ore.

’Din probatoriul administrat până în prezent rezultă că, în perioada 2011-2012, învinuitul
Feier Ioan, în calitate de administrator al SC FEIER IMPEX SRL, cu participarea celorlalţi
învinuiţi, ar fi înregistrat în evidenţele contabile ale societăţii achiziţii fictive de marfă (deşeuri
feroase şi neferoase) în valoare de 12.290.000 de lei, cauzând prin aceasta un prejudiciu
bugetului de stat în cuantum de 2.949.600 lei, reprezentând TVA de plată. La data de 12
octombrie, procurori ai Parchetului de pe lângă Tribunalul Mureş au dispus punerea în mişcare
a acţiunii penale împotriva celor şase învinuiţi, aceştia urmând a fi prezentaţi instanţei cu
propunere de arestare preventivă pe o durată de 29 de zile’, se mai arată în comunicatul citat.

AGERPRES

1.10.43 Prețul gigacaloriei rămâne neschimbat la iarnă (2012-10-12 15:03)

[1] Consiliul Local Târgu Mureş a hotărât, vineri, că preţul gigacaloriei va rămâne nemodifi-
cat pentru consumatorii din sistemul centralizat de încălzire din oraş, adică 231 lei/gigacalorie,
faţă de preţul de producere de 391,29 lei/Gcal.

În acest sens, subvenţia acordată consumatorilor va fi de 163,29 lei/gigacalorie, pentru
acoperirea diferenţei dintre preţul de producere, distribuţie şi de furnizare şi preţul local de
facturare către populaţie.

’Mă bucur că am reuşit să păstrăm nemodificat preţul gigacaloriei pentru apartamentele
rămase la sistemul centralizat de încălzire. Am propus această măsură consilierilor locali, cu
gândul că majoritatea celor care nu s-au debranşat până acum sunt persoane cu venituri
reduse, care aproape sigur nu ar fi reuşit să achite facturi mai încărcate’, a precizat consilierul
primarului, Claudiu Maior.

Ultima estimare făcută recent la Târgu Mureş, pe fondul debranşărilor masive dar, în special,
a creşterii preţului gazului metan şi a energiei electrice, indica un preţ de producţie de 1.200
de lei pe gigacalorie.

Precizăm că municipalitatea din Târgu Mureş se confruntă cu problema debranşărilor masive,
după ce societatea de termoficare E Star Mureş Energy a reziliat contractul unilateral, în luna
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iunie, oficial din cauza datoriilor.
La data denunţării contractului în sistemul de furnizare centralizată existau circa 6.000 de
familii, însă reprezentanţii societăţii Locativ, din subordinea Primăriei Târgu Mureş - care va
furniza temporar furnizarea energiei termice - estimează că vor mai livra apă caldă şi încălzire
la cel mult 1.000-1.500 de consumatori.

Consilierul local Peti Andras a susţinut recent că o centrală termică din Târgu Mureş a rămas
cu un singur consumator, în timp ce alte două centrale de cartier ar avea doar câte 60 de
familii arondate.

În acest sens, există o hotărâre de Consiliul Local Târgu Mureş că se va furniza agent termic
doar în blocurile unde au mai rămas minim 50 % dintre consumatori în sistem, ceea ce
înseamnă că numărul familiilor care vor beneficia de acest serviciu va fi mult mai mic.
AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/cap-1.jpg

alexandra (2012-11-05 22:21:42)
debransari???????????va confruntati cu debransari masive????????????????mincinosilor,sa va ia
naiba pe toti dobitocilor ca ne-ati debransat voi cu forta dar o sa vedeti de acum incolo paduchi
,hepatite si tuberculoze ce va bantui prin scoli si pretutindeni peste tot si acestea nu ii va ocolii
nici pe cei care au centrale ca ii vor inbolnavii si pe ei acei oameni si copii care nu au aceste condi-
tii,dobitoci fara minte ce santeti,capitalisti borati ce santeti,voi ce sustineti firmele,te mai miri ca le dau
foc???????????comunistii nu au facut asa ceva,cu ei aveam apa calda si caldura la preturi dea nimic,asa
ca jos democratia asata scarboasa ma-ti facut sa ma gandesc spre o migrare in china cu copii mei cu tot

1.10.44 5.600 de persoane vor primi tichete sociale (2012-10-12 15:50)

Consiliul Local Târgu Mureş a adoptat, vineri, o hotărâre cu privire la rectificarea bugetului
local, care prevede inclusiv continuarea acordării de tichete sociale în valoare de 70 de lei pe
lună, pentru 5.600 de persoane cu venituri mici.

’Am votat rectificarea de buget care ne permite să continuăm programul de acordare a
tichetelor sociale, program început în 2011. Târgu Mureşul este unul dintre puţinele oraşe
ale ţării care acordă aceste gen de tichete sociale, proiectul fiind unul foarte aşteptat şi anul
acesta de o categorie destul de numeroasă de cetăţenii ce au nevoie de sprijin financiar în
sezonul rece. Aşadar, din luna noiembrie va începe distribuirea tichetelor sociale către cei
aproximativ 5.600 de cetăţeni, care se încadrează pentru a beneficia de acest ajutor care vine
din partea Primăriei Târgu Mureş’, a anunţat vineri, Claudiu Maior, consilier local şi consilier al
primarului din Târgu Mureş.

Acesta a spus că, potrivit hotărârii Consiliului Local Municipal, persoanele singure sau familiile
cu venit net lunar pe membru de familie de până la 615 lei lunar, precum şi persoanele cu
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handicap grav cu însoţitor, indiferent de veniturile realizate, primesc lunar tichete sociale în
valoare de 70 de lei.

Maior a arătat că măsura este una stringentă şi trebuie continuată, întrucât criza economică
se adânceşte, iar în această situaţie dificilă administraţia publică locală trebuie să îi sprijine
pe cetăţenii care se confruntă cu probleme sociale.
AGERPRES

1.10.45 Vrem țigani decenți (2012-10-14 20:38)

[1] La solicitarea prefecturii Mureș, Consiliul Local Tîrnăveni a aprobat planul de acţiune
privind incluziunea romilor. Planul a fost întocmit de Demeter Zoltán, inspector în cadrul
serviciului public de asistenţă socială.

Potrivit raportului „Riscuri și inechități sociale în România” elaborat de o comisie prezidențială,
problemele prioritare ale romilor rămân cele de acces la educație, menținerea în sistemul de
educație pe ciclurile secundar și superior, accesul la formarea în profesii moderne, accesul la
piața muncii și la locuințe și la condiții de locuire decente.

În raport se spune că la Tîrnăveni numărul persoanelor de etnie romă declarate la recen-

sământul din 2011 este de 2.327 însă neoficial numărul lor este de 5.000, ceea ce ar însemna

un sfert din populația orașului.

7 comunități de romi

Țiganii târnăveneni trăiesc în 7 comunități în următoarele locuri: strada Rândunelelor, Piața
Obor, Cojocărie, Combinatul Chimic, cartierul Livezii, colonia Dîmbău și casele Rozman.

„Analizele cantitative și calitative realizate la nivelul acestui segment de populație relevă faptul
că în Tîrnăveni romii se numără printre cei mai săraci membrii ai comunității, întâmpinând
probleme de acces la serviciile sociale, de educație, asistență medicală, locuire, obținerea
actelor de identitate și ocupare, din cauza unor condiții specifice care includ factori culturali și
sociologici ”, a precizat Demeter Zoltán, inspector social principal în cadrul Serviciului Public
de Asistență Socială a Primăriei municipiului Tîrnăveni.
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Cu acest prilej, a fost stabilit un plan de acţiune pentru perioada 2012-2013, însă întreg
planul este condiţionat de existenţa fondurilor cu care să fie realizat. Planul de acțiune local
privind incluziunea minorității rome va fi transmis Biroului Județean pentru Romi în vederea
introducerii în Planul județean de măsuri și în Strategia de dezvoltare a județului.

Planul cuprinde mai multe măsuri în care sunt implicate mai multe instituții și autorități și
este defalcat pe domenii precum educația, ocuparea forței de muncă, sănătate, locuire și
mică infrastructură, cultură, infrastructură socială, justiție și ordine publică și administrație și
dezvoltare comunitară.

Deşi unii consilieri au vociferat cu privire la crearea de privilegii speciale pentru romi, în final
au aprobat proiectul expus pe hârtie. Mai rămâne să apară și fondurile necesare punerii
în aplicare ale unui astfel de plan ambițios și destul de complicat, ținând cont de faptul că
principalul beneficiar al acestui program, populația romă, nu se arată deloc interesată de
integrarea socială.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/romi.jpg

1.10.46 Toamna se numără … gunoaiele (2012-10-14 20:40)

[1] Au mai rămas câteva zile până la terminarea curățeniei de toamnă la Reghin. Campania
„O toamnă curată pentru un mediu curat”, desfășurată în perioada 8-22 octombrie, s-a soldat
până acum cu sute de saci plini cu gunoi, mobilă veche și chiar electrocasnice.

Reghinul a fost împărțit în patru sectoare mari, iar șase mașini ale serviciului de salubritate au
circulat neîntrerupt pentru a transporta ceea ce reghinenii au decis să arunce după ce și-au
curățat casele și curțile. Se pare că cei mai conștiincioși au fost cei care locuiesc la case, în
timp ce în cartierele de blocuri, zonele destinate conteinerelor rămân o problemă. Deși se
face curățenie foarte des, se golesc pubelele și se mătură locul, în două zile deșeurile par a fi
puse înapoi de o mână nevăzută.

Chiar și polițiștii locali s-au implicat, inițiind o acțiune menită să îndepărteze pe cei care

scormonesc în gunoaie, dar în unele locuri curățenia pare imposibil de menținut.

Apel la simțul civic
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La începutul campaniei, Primăria municipiului Reghin a făcut apel către locuitorii orașului

pentru participarea activă la această iniţiativă prin respectarea normelor de salubritate şi

menţinerea esteticii municipiului Reghin: „Pentru buna desfăşurare a programului, locuitorii

şi asociaţiile de proprietari din municipiul Reghin sunt rugaţi să îşi cureţe imobilele pe care

le deţin şi să depună deşeurile adunate, inclusiv cele voluminoase (mobilă etc.) în zone

special-amenajate sau la marginea trotuarelor de unde vor fi ridicate şi transportate de către

echipele de lucru în zilele programate ...”, se precizează în comunicatul de presă postat pe

site-ul Primăriei.

Și chiar s-a făcut treabă bună…

…deși unii participă, alții mai puțin și ceilalți deloc. Despre situația din jurul unor conteinere
aflate în cartierele de blocuri se fac diferite comentarii, în general locuitorii din zonă dând
vina unii pe alții. Dar au mai rămas câteva zile și chiar dacă unii mai au nevoie de ceva
vreme pentru a învăța cum să își depoziteze gunoiul în mod civilizat, cu siguranță la sfârșitul
campaniei Reghinul va fi mai frumos și mai curat.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Final-curatenie-de-toamna.jpg

1.10.47 Iulian Boldea, omagiat la Luduş (2012-10-14 20:43)

[1] La sfârşitul lunii iulie, lectorul dr. Alexandru Luca de la Universitatea „Petru Maior”
Tîrgu-Mureş solicita Consiliului Local Luduş să ia în discuţie propunerea sa, şi anume acordarea
titlului de „Cetăţean de onoare” al oraşului unui fost elev de-al său, Iulian Boldea, în prezent
„profesor universitar doctor, decanul Facultăţii de Ştiinţe şi Litere din cadrul Universităţii
„Petru Maior”, profesor de o incontestabilă valoare, cercetător, critic literar recunoscut pe plan
naţional şi internaţional şi, nu în ultimul rând, poet de o mare sensibilitate”.

În şedinţa CL Luduş, propunerea a fost susţinută de Daniel Totu şi Tănasie Bologa şi plenul
Consiliului a aprobat hotărârea în unanimitate.
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Pentru cei care cunosc mai puţin activitatea celui care a primit în cadrul „Toamnei
luduşene”onoranta distincţie, menţionăm că Iulian Boldea este autorul a 17 cărţi scrise,
lucrări de referinţă în critica literară actuală, trei cărţi de poezie şi este prezent în şase
antologii de poezie şi în 32 de lucrări colective, pe lângă 11 cursuri susţinute şi publicate şi
244 de studii critice publicate.

Primind placheta de la primarul Cristian Moldovan, Iulian Boldea a spus printre altele: „Vă
mulţumesc pentru această onoare care mă obligă să fac şi mai mult, să-mi îndeplinesc toate
idealurile şi îndatoririle”.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Iulian-Boldea.jpg

Dan Boldea (2013-06-27 15:02:35)
bravo frate felicitari pentru inca un titlul acordat bravo frate pentru inca un titlul acordat

1.10.48 Dascălul german, sărbătorit la Sighișoara (2012-10-14 20:46)

[1] La sfârșitul săptămânii trecute, sâmbătă 13 octombrie, s-a desfășurat cea de-a 22
ediţie a Zilei dascălului transilvănean. La manifestare au participat educatorii şi formatorii din
majoritatea localităţilor din Transilvania unde funcţionează unităţi de învăţământ cu predare
în limba germană Mediaş, Sibiu, Bistriţa, Deva, Sebeş, Braşov, Cluj-Napoca, Tîrgu-Mureş şi
Sighişoara.

Programul a fost unul încărcat și a marcat importanța dascălului și a educației în societate, con-
servarea patrimoniului cultural şi natural, valorificarea tradiţiilor locale, precum şi programele
de educaţie muzeală desfăşurate cu sprijinul Muzeului de Istorie. Profesorii de gimnaziu şi
liceu au avut ocazia ca cunoască rezultatele concrete ale proiectelor educaţionale derulate
pe acest segment educaţional în parteneriat cu diferite organizaţii din ţară şi străinătate.
Manifestarea a fost organizată de Comisia de educaţie a forumului transilvănean.

În deschiderea evenimentelor, vicepreşedinte al Fundaţiei „Mihai Eminescu Trust”, doamna
Caroline Fernolend, a ținut o prelegere cu tema „Valorificarea activă a moştenirii cultural-
educative”. Participanţii s-au împărţit pe grupe de lucru care au abordat teme specifice
fiecărei trepte de educaţie, întocmind lucrări care au fost prezentate în plen la sfârşitul zile în
Sala Festivă a Primăriei.

Unul din momentele importante ale zilei s-a desfășurat la sediul Fundaţiei Gaudeamus
Sighişoara unde a fost prezentată, în premieră sighişoreană, piesa de teatru „O călătorie prin
Transilvania cu Prinţul Charles”. Spectacolul a fost realizat prin proiectul „Edu Act” derulat
de Fundaţia Mihai Eminescu Trust şi Administraţia Fondului Cultural Naţional în colaborare cu
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Asociaţia „Şcoala din Deal”.

La proiect au participat 20 de elevi şi profesori din Sighişoara, Archita, Mălâncrav şi Viscri
care, pe timpul vacanţei de vară au studiat istoria şi tradiţiile locale din cele patru locaţii,
informaţiile culese fiind transpuse artistic într-o manieră neconvenţională, rezultatul fiind unul
inedit.

Liceul „Joseph Haltrich” are o bogată activitate în domeniul proiectelor educative derulate
adeseori prin schimburi cu şcoli partenere din Germania, Elveţia şi Anglia, o parte din acestea
fiind incluse în agenda manifestării.

Istrate Manu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/liceu-2.jpg

1.10.49 Auschwitz – Birkenau. Memoria asasinatelor în masă
(2012-10-14 20:58)

[1] Patru ore în fostul lagăr de exterminare Auschwitz – Birkenau sunt suficiente pentru a-ţi
zgudui toată credinţa că omul este o fiinţă superioară, înzestrată cu raţiune. Mai degrabă s-ar
aplica „homini hominis lupus”.

În 9 octombrie, în România, comemorăm Ziua Holocaustului. Acum 71 de ani, Guvernul
condus la acea vreme de mareşalul Ion Antonescu aproba deportarea evreilor în Transnistria.
În jur de 400 de mii de oameni – în principal evrei şi romi – şi-au pierdut viaţa în pogromurile
de la Iaşi, în ghetourile din Moldova şi în lagărele morţii din Transnistria de azi. La acea
dată, Tîrgu-Mureş era cuprins în Ungaria în urma Dictatului de la Viena din 1940. Evreii de
aici au luat drumul lagărelor din Europa de Vest, în principal la Auschwitz – Birkenau, în Polonia.

În această toamnă am ajuns în fostul lagăr al morţii Auschwitz-Birkenau.

Auschwitz...

Lagărul de exterminare de la Auschwitz, o fostă unitate militară poloneză, transformată în
lagăr de concentrare pentru deţinuţii politici polonezi a fost cel mai mare cimitir din cel de-al
doilea Război Mondial. Naziştii au ales această localitate pentru că avea deja clădirile şi era
un important nod de cale ferată, astfel că în perioada deportărilor garniturile de tren cu evrei,
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romi, ruşi şi polonezi puteau ajunge fără probleme la destinaţie. Din 1942, Auschwitz avea
să devină un lagăr al morţii, după ce grupul de generali nemţi au „gândit” soluţia finală în
problema evreiască - Die Endlösung der Judenfrage. Fiecare vagon aducea în jur de 80 de
persoane care călătoreau precum vitele – în frig, caniculă, fără bucate şi fără să aibă un loc
unde să îşi facă nevoile. Mulţi mureau pe drum din cauza foamei, a lipsei de apă şi a frigului
sau căldurii insuportabile.

Înainte de a ajunge la celebra poartă deasupra căreia stă scris, cinic, „Arbeit macht frei” –

Munca te eliberează, vezi cele două şiruri de gard din sârmă ghimpată, străbătută de curent

electric - 360 de volţi, în anii celui de-al doilea Război Mondial. Oamenii deportaţi erau

întâmpinaţi de o orchestră – alcătuită tot din deţinuţi – care cânta marşuri. Era o metodă

uzitată de nazişti pentru a-i putea număra. Urma apoi selecţia. Persoanele vârstnice, copiii,

femeile şi bărbaţii erau despărţiţi. Oamenilor li se luau hainele şi încălţămintea, valizele şi

toate obiectele casnice şi de uz personal şi primeau în schimb o cămaşă gri cu dungi albastre,

din denim şi saboţi de lemn. De asemenea, deţinuţii erau raşi în cap.

Camere de gazare

Mulţi – cei care nu erau capabili de muncă - ajungeau direct la camerele de gazare – duşuri
cum le denumeau naziştii, iar trupurile le erau apoi arse în crematorii de către deţinuţii evrei
ce alcătuiau Sonderkommando şi sperau la un tratament mai blând în lagăr. La Auschwitz,
în una dintre camerele de gazare pe care le-am vizitat puteau fi ucişi în acelaşi timp 800
de persoane în cel mult o jumătate de oră. Primul test cu Zyklon B, un pesticid ce avea în
componenţă cianură – a avut loc în decurs de două zile, spun ghizii de la Auschwitz, pentru că
nemţii nu ştiau câte granule ar fi trebuit să folosească.
Senzaţia era de sufocare, iar oamenii încercau să supravieţuiască urcându-se unii peste alţii
pentru a ajunge la gurile de aerisire din tavan. Guri prin care ajungea însă gazul. Aceasta este
explicaţia faptului că atunci când Sonderkommando veneau să „cureţe” locul erau întâmpinaţi
de o privelişte morbidă - o piramidă de cadavre.

În aceste camere, la fel ca şi în crematorii, simţi parcă, încă, în nări mirosul morţii şi al

osemintelor arse.

La muncă
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Cei care erau apţi de muncă erau scoşi dimineaţa la ora 5 şi duşi în fabricile create de nemţi

pe teritoriul ocupat al Poloniei să lucreze. Hrăniţi prost, slabi şi bolnavi, mulţi nu se mai

întorceau de la muncă seara, după ora 22. Alţii mureau din cauza bătăilor administrate de

către paznicii germani, de multe ori criminali din închisorile nemţeşti, nemulţumiţi de cum

munceau deţinuţii. Unul dintre locurile de muncă unde au fost folosiţi evreii, romii, ruşii şi

polonezii a fost la Birkenau. Lagărul de exterminare cu numărul doi, situat la mică distanţă de

Auschwitz, ridicat pentru că primul, oricât de cinic ar suna, nu mai făcea faţă numărului mare

de deportaţi. Naziştii, prin munca deţinuţilor, construiseră chiar o cale ferată perpendiculară

pe liniile existente care să scurteze aşa-zisul marş al morţii.

Birkenau...

În 1942, Auschwitz-Birkenau era gata. Era prevăzut cu patru camere de gazare şi tot atâtea
crematorii. Cea mai mare cameră de gazare avea capacitatea de 1.200 de persoane.

Oamenii care ajungeau aici în garniturile de tren erau obligaţi să sară de pe scara vagonului
pe o aşa-zisă rampă. Slăbiţi după drumul lung, mulţi îşi fracturau membrele când atingeau
pământul. Apoi începea selecţia. Cei neputincioşi, mărşăluind spre moarte, erau trimişi de
cele mai multe ori direct la camera de gazare, una dintre ele aflată chiar la capătul căii ferate.

Ceilalţi ajungeau în barăcile construite pentru a-i adăposti. Camere neizolate care nu îi
protejau nici de frig, nici de căldură, în care pe doi metri pătraţi se înghesuiau 5-6 persoane.
Cei mai puţin norocoşi dormeau direct pe pardoseala de ciment.

La Birkenau au fost ridicate astfel de adăposturi şi pentru femei care nu erau cu nimic mai

favorizate. Dormeau în aceleaşi construcţii din lemn pe trei nivele, mergeau să îşi facă nevoile

la aceleaşi latrine de beton care trebuie să fi mirosit îngrozitor şi unde nu aveau nici cea mai

mică intimitate deoarece erau nişte găuri la o distanţă de 10 cm una de cealaltă. Chiar dacă

sufereau de boli precum diareea, deţinuţii erau ridicaţi de pe toalete după câteva secunde şi

scoşi la muncă.

Experimentele lui Mengele
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Din 1943, la Auschwitz – Birkenau, celebrul medic – criminal de război Josef Mengele îşi verifica

teoriile despre rasa pură şi cele inferioare participând direct la selecţia deportaţilor. Prefera,

pentru experimentele sale, de multe ori fatale, gemenii – copii, de romi în special, şi femeile.

Cei care au supravieţuit experimentelor acestui înger al morţii – cum a fost numit în istorie

– s-au ales cu membre amputate, cu leziuni grave sau cu infecţii. De asemenea, potrivit

declaraţiilor unor supravieţuitori ai Holocaustului, Mengele nu ezita să îşi fiarbă victimele

pentru a le testa rezistenţa.

Testaţi-vă...

... iar dacă cele scrise mai sus nu au fost suficiente pentru a înţelege ce înseamnă ura, vă
propun să încercaţi să vedeţi cum reacţionaţi la următoarele teste.

Dormiţi iarna afară, timp de o săptămână, cu o cămaşă de denim pe dumneavoastră. Mâncaţi
două farfurii de lături timp de o săptămână. Munciţi de la 6 la 22 seara fără întrerupere, muncă
fizică, timp de o săptămână. Încercaţi să nu vă faceţi nevoile de la ora 5 până la 23, timp de
o săptămână, iar atunci când vi le faceţi în jurul dvs. la 10 cm să fie alte 10 persoane şi să
vi se permită să rămâneţi pe toaletă doar 30 de secunde. Ţineţi-vă respiraţia 20 de minute –
nu are sens pentru că nu o să reuşiţi. Puneţi pe cineva să vă lovească o dată pe zi, timp de o
săptămână, pentru a simţi frica şi durerea, şi să nu puteţi riposta.

Acesta e, la scară redusă, Auschwitz-Birkenau. Locul unde peste un milion de oameni a murit
pe motiv de ură. Evrei, ţigani, polonezi şi ruşi, în principal. 90 % au fost evrei, din care 430.000
doar din Ungaria. Şi Transilvania de Nord am adăuga.

În onoarea lor, pentru că au fost asasinaţi fără nicio vină, a fost ridicat la Birkenau un monu-

ment, iar în faţa sa au fost aşezate plăci memoriale cu un mesaj în multe limbi ale lumii pentru

ca turiştii să poată citi următoarele: „Strigăt de deznădejde şi avertisment pentru omenire. Să

fie pururi acest loc în care hitleriştii au ucis aproape 1 milion şi jumătate de bărbaţi, femei şi

copii, în principal evrei, din diferite ţări europene”.

Concluzii...
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La Auschwitz veţi descoperi urne de cenuşă, camere de deţinere fără niciun geam, doar cu o
portiţă care te obligă să îngenunchezi, urme ale execuţiilor, a umilinţei, a degradării umane,
sute de fotografii ale celor decedaţi – puţini pentru că cei trimişi în camerele de gazare nu
erau înregistraţi nicăieri –, şi plutind peste toate vălul morţii.
Se spune că o dată în viaţă trebuie să vizitezi acest lagăr de exterminare. Pentru a înţelege
dimensiunile urii, eu aş sfătui pe oricine ar vrea să îl viziteze să o facă atunci când e adult şi
simte că o asemenea experienţă nu vine prea târziu.
Dacă mă întrebaţi dacă o asemenea oroare mai este posibilă, daţi-mi voie să afirm că lumea
nu s-a schimbat prea mult în cei 70 de ani. Iar crimele împotriva altor popoare, rase nu sunt
de neconceput în lumea noastră, aşa-zis civilizată. Afirm acest lucru pentru că, înainte de a
intra în Muzeul Auschwitz, puteţi observa un rând de planşe cu fotografii ale celor care au
vizitat fostul lagăr al morţii. Printre ei şi dictatori cărora lecţia ce se presupune că ar trebui să
fie Auschwitz nu le-a folosit la nimic. Şi semn că citatul lui George Santayana „Cel care nu îşi
aminteşte istoria este sortit să o retrăiască” este un citat şi atât din care unii nu au învăţat şi
nu vor învăţa nimic.

Ligia Voro

Foto: Fekete Zsuzsánna

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Final-de-c-%C3%A2l-%C3%A2torie.jpg

1.10.50 Urgenţe contestate în CL Tîrgu-Mureş (2012-10-14 21:02)

[1] Şedinţa extraordinară de Consiliu Local Tîrgu-Mureş a debutat cu un scandal. Nemulţu-

mit de calitatea materialelor şi de includerea pe ordinea de zi fără să fie dezbătute în şedinţele

comisiilor de specialitate, alesul local USL Cornel Brişcaru a părăsit plenul de şedinţă. Cu

toate acestea, consilierii locali au votat toate cele trei proiecte de hotărâre invocate de către

„USL-ist”.

Punctual

Nici nu a început bine şedinţa de vinerea trecută că s-a declanşat scandalul. Liderul USL Cornel
Brişcaru s-a declarat nemulţumit de includerea pe ordinea de zi a proiectelor de hotărâre
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referitoare la rectificarea bugetului local, execuţiei bugetare şi a studiului de fezabilitate
pentru montarea de centrale termice la grădiniţe şi şcoli. „Cred că ar fi fost legal să discutăm
aceste materiale cel puţin în comisiile de specialitate. În plus, ni se mai aduc nişte materiale
care nu reclamă nicio urgenţă. Aştept o motivare în drept a acestor materiale. Adoptarea
acestor materiale în această formă este ilegală”, a spus Brișcaru.

Secretarul municipiului a recunoscut că nu a avut timp să motiveze proiectele, dar că acestea
reclamă urgenţa. „Unele din materiale, şi aveţi dreptate când spuneţi că nu este o motivare
în drept chiar punctuală, s-au adus cu cinci minute înainte de şedinţă, nici măcar titlul n-am
putut să-l schimb. Dacă este urgent sau nu ca unele persoane din acest oraş să primească un
meniu pe săptămână, trei meniuri pe săptămână, eu cred că este urgent”, a explicat Ciobanu.

După această furtună juridică, aleşii locali şi-au văzut în continuare de discuţii şi au trecut la
votul în plen a proiectelor. Nemulţumit că acestea nu au fost amânate, Brişcaru a părăsit sala
de şedinţe. „Nu doresc să particip în niciun fel la astfel de şedinţe de Consiliu Local, cu astfel
de materiale în care UDMR şi PD-L au un interes direct. Veţi vedea toată această strădanie de
a trece materiale ilegale prin Consiliu nu vizează decât satisfacerea unor interese personale a
unor membri din PD sau UDMR. Când se va intra în normal, voi participa din nou la şedinţele
de Consiliu Local”, a afirmat acesta pe holul Primăriei.

În urma rectificării bugetare în cuantum de 7,3 milioane de lei, elevii vor beneficia din nou de

burse şcolare, neplătite încă din luna februarie. Pentru acest capitol, aleşii au aprobat suma

de 1 milion de lei. De asemenea, o parte din bani vor merge pe pomeni electorale, urmând să

fie acordate unor familii nevoiaşe tichete sociale, respectiv pensionarilor trei mese calde pe

săptămână.

Vine căldura...

Şi problema apei calde şi a căldurii pare să se rezolve, pentru unii chiar de luni. Astfel, odată
cu semnarea contractului între Consiliul Local şi Locativ SA de operare a serviciului de energie
termică, unităţile de învăţământ – 11 la număr - vor avea de luni apă caldă şi căldură. De
asemenea, a fost aprobat, tot pentru acestea, studiul de fezabilitate privind montarea de
centrale termice individuale. Cuantumul acestor investiţii este de 2.300.000 de lei plus TVA şi
urmează să fie realizate în termen de trei luni de la semnarea contractului de către câştigătorii
licitaţiei publice ce va fi organizată.

De asemenea, Locativ va opera şi centralele termice în zona unitară de termie care mai
cuprinde centralele termice din Tudor I, Dâmbu Pietros – 3 centrale şi Mureşeni – două centrale.
Până acum, 700 de persoane şi asociaţii de proprietari au semnat contractele de furnizare a
energiei termice, iar alte 200 sunt în curs. Reluarea furnizării energiei termice către populaţie
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depinde de rapiditatea semnării contractelor

Locativ care a concesionat sistemul de termoficare pe o perioadă de 6 luni, urmând să
plătească o redevenţă de 0,1 lei per gigacalorie – vedem că se poate dacă e vorba de propria
societate – intenţionează să preia şi centrala termică din Aleea Carpaţi care operează blocul
de garsoniere. Acest lucru depinde însă de adunarea creditorilor defunctei Energomur SA,
aceasta fiind unul dintre bunurile credale.

Vestea bună este că, momentan, preţul gigacaloriei rămâne acelaşi, urmând să se revină
asupra lui într-o şedinţă viitoare. Care bănuim că va fi cel mai devreme după alegerile
parlamentare.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Consiliul-Local-Tirgu-Mures-3.jpg

1.10.51 Air Patriot. Un nou operator aerian la Tîrgu-Mureș (2012-10-14 21:08)

[1] Omul de afaceri Cosmin Pop se află în stadiu avansat cu un proiect pentru o nouă
investiție: deschiderea unui operator aerian cu baza la Tîrgu-Mureș. Dacă planurile merg bine,
operarea ar urma să înceapă, cel mai probabil, la începutul anului viitor, deși dorința lui ar fi
fost ca prima cursă să fie operată undeva în jurul Crăciunului. Investiția este de 500.000 de
euro, sumă pe care Cosmin Pop spune că a capitalizat-o deja, așadar soarta apariției Air Patriot,
căci acesta este numele viitorului operator aerian, ține acum doar de ultimele negocieri, însă
și cele mai importante: „Toate aeroporturile au publicate taxele, iar planul de afaceri a fost
făcut deja pe baza acestor taxe și nu e nevoie de negocieri suplimentare. Acum suntem în
negocieri finale pentru aducerea aeronavei, negociem cu operatorul platformei pentru intrarea
într-un sistem de ticketing on-line internațional și apoi suntem gata. Doar aceste două lucruri
mai trebuie lămurite. Baza va fi la Tîrgu-Mureș, aici urmând să facem și cazarea aeronavelor”.

Vor fi curse regulate, de linie, care vor opera pe tot parcursul anului, spre deosebire de cursele
charter care fac majoritatea traficului pe Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș. „Nu este vorba
despre curse turistice. Sunt curse de linie, pentru turiști, oameni de afaceri, tot. Vor fi curse
pe care călătorii se pot baza. De șase luni se lucrează numai cu cifre. Pentru ca să deschizi o
linie aeriană nouă în perioada concurențială în care suntem, perioada de pregătire poate să
meargă până la doi ani”, mai precizează omul de afaceri.

Inițial, planul de afaceri se baza pe operarea cu o singură aeronavă de 30 de persoane, care
se afla înainte în flota Malev, companie care a intrat în faliment. Avioanele nu vor avea clasă
business, toate locurile urmând să fie configurate pentru clasa economic. Dacă toate merg
bine, mai sunt încă două aeronave care pot și ele luate în leasing. Contractul de leasing
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prevede de asemenea preluarea aeronavei cu tot cu echipaj și mecanici, așadar e nevoie în
plus doar de stewardese. Cursele se vor face zilnic, frecvența cea mai mare urmând să fie
spre București. Cosmin Pop explică: „În fiecare dimineață de la 7:30 va fi o cursă de București,
cu întoarcere. Alternativ la două zile va fi Tîrgu-Mureș – Constanța – Istanbul și retur, iar a
doua zi va fi Tîrgu-Mureș – Oradea – Viena și retur. Seara la întoarcere va fi din nou o cursă
Tîrgu-Mureș – București și retur. Cursele vor fi operate de avioane de 30 de locuri, care au fost
folosite în flota Malev”.
Prețurile vor fi și ele avantajoase, simțitor sub prețurile cu care operează Tarom. De pildă,
cursa de București va fi tot timpul la 75 % din prețul cu care operează Tarom, după spusele
omului de afaceri.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/cosmin-pop.jpg

www.kudika.ro (2013-10-17 10:46:47)
Nu esti singurul. Cu rusine recunosc ca am sunat inapoi unii ca astia si mai presus de asta, nu eram in
tarisoara noastra draga deci foloseam roaming.

1.10.52 Labirintul retrocedărilor (2012-10-14 21:14)

[1] Au fost preluate abuziv de un regim construit abuziv. Sunt mii de proprietăți și mii

de oameni care au rămas la vremea aceea fără locuințe, fără pământuri, fără bunuri. Legea

retrocedării încearcă să le facă dreptate, însă uneori lucrurile nu sunt atât de simple cum

par la prima vedere. Tîrgu-Mureșul a pierdut aproape jumătate din clădirile liceelor în urma

retrocedării imobilelor către bisericile Reformată şi Romano-Catolică, iar starea acestor imobile,

pentru care Primăria plăteşte chirie, este precară. Exploatate vreme îndelungată, fără să fie

întreținute în mod profesionist, aceste clădiri „se răzbună”, punând în pericol viața elevilor.

Vinovații? Se găsesc la toate colțurile: Primăria care a lăsat să treacă mai bine de un an fără

să-și plătească datoriile față de Parohia Romano-Catolică și Parohia care, deși e proprietar,

a lăsat clădirile în paragină. La mijloc se află elevii care și la ora actuală învață în imobile

necorespunzătoare. Soluții? S-au găsit câteva, dar încă trebuie renunțat la mult orgoliu… mai

multe citiți mai jos…

Liceele în chirie
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În județul Mureș există 94 de școli retrocedate și alte 10 revendicate. Municipiul Tîrgu-Mureş
este singurul oraș din ţară care a pierdut aproape jumătate din clădirile liceelor în urma
retrocedării imobilelor către bisericile Reformată şi Romano Catolică, iar starea acestor
imobile pentru care Primăria plăteşte chirie este precară, după cum a arătat și Claudiu Maior,
consilierul primarului: „Tîrgu-Mureş este singurul oraş din România care şi-a pierdut în jur de
50 % din unităţile de învăţământ liceale în urma unor hotărâri judecătoreşti, cum ar fi Liceul
„Bolyai Farkas”, Colegiul Naţional „Unirea” şi Liceul de Arte. În acest context am încercat să
purtăm negocieri cu noii proprietari”.

Desigur, retrocedările au un impact negativ asupra finanțelor municipiului: Primăria Tîrgu-

Mureş plăteşte, lunar, peste 60.000 de lei (echivalentul a 15.000 de euro) chirie pentru

patru instituţii de învăţământ care funcţionează în imobile retrocedate - Liceul de Artă, Liceul

Teoretic „Bolyai Farkas”, Colegiul Naţional „Unirea” şi Gimnaziul „Europa”.

Detaliat

[2] Pentru clădirile de la Liceul de Artă, retrocedate Parohiei Romano-Catolice din Tîrgu-
Mureş, se plăteşte lunar o chirie de 12.842 de lei, pentru imobilele de la Liceul Teoretic „Bolyai
Farkas”, retrocedate Eparhiei Reformate din Ardeal Cluj-Napoca - 25.047 de lei, pentru cele de
la Colegiul Naţional „Unirea”, al căror proprietar este, în urma retrocedării, Fundaţia Statusul
Romano-Catolic Cluj-Napoca - 19.154 de lei, iar pentru imobilele de la Gimnaziul „Europa”,
retrocedate comunităţii evreieşti reprezentată de Fundaţia Caritatea Bucureşti - 6.272 de lei.

În plus, în unele cazuri, starea acestor imobile nu este deloc bună. Reprezentanţii Primăriei

afirmă că proprietarii acestor clădiri nu au făcut lucrări de reparaţii sau reabilitare la aceste

imobile, iar municipalitatea se ocupă doar de lucrările de întreţinere curentă a clădirilor,

neavând, conform legii, posibilitatea de a executa reparaţii capitale la imobile pe care nu

le deţine: „Şcolile unde Primăria este proprietar sunt în stare perfectă, le-am pus termopan

anul trecut, panouri solare. Ca dotări, suntem de departe pe locul I pe ţară, pentru că ne-a

preocupat acest aspect. Pe de altă parte, în ceea ce priveşte imobilele retrocedate, nu putem

face investiţii, noi nefiind proprietari. Le-am oferit proprietarilor mai multe variante privind

schimbul unor clădiri sau cumpărarea clădirilor retrocedate de către municipalitate, dar n-am

avut succes. Dacă am avea posibilitatea să le reabilităm, ar fi nevoie de chiria pe 20 de ani”,

a spus primarul Dorin Florea. Cel mai grav e că la Liceul de Artă o grindă s-a desprins din

tavanul sălii festive la sfârșitul vacanței de vară. De asemenea, imobilul unde funcţionează
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Liceul Teoretic „Bolyai Farkas” este „în pericol să cadă”, iar celelalte imobile retrocedate, de

la Colegiul Naţional „Unirea” şi Gimnaziul „Europa”, sunt de asemenea într-o stare avansată

de degradare, a completat primarul.

Fără soluție?

Cea mai gravă situație este la Liceul de Artă. Cum a început totul? În anul 2005 Guvernul
României condus de Călin Popescu Tăriceanu (PNL) a restituit clădirea către Arhiepiscopia
Romano-Catolică de Alba Iulia, ceea ce a stârnit nemulțumirea primarului Dorin Florea (PD-L),
care a atacat în contencios administrativ decizia de retrocedare. Instanțele de judecată au dat
câștig de cauză proprietarului.

Apoi, în anul 2009, primarul Dorin Florea s-a plâns că Arhiepiscopia Romano-Catolică investește
prea puțin în clădire și că prin aceasta pune în pericol viața elevilor. Arhiepiscopia a replicat
că paragina care se află liceul nu i se datorează ei, ci posesorilor de până acum.

Astfel, s-a ajuns la o situație extrem de gravă în luna august 2012: a căzut o parte din tavanul
celei mai frecventate săli de clasă, Sala de studiu. În plus, adeseori se desprind bucăți de
tencuială din fațada clădirii. Din fericire, în sala de clasă unde s-a prăbușit o parte din tavan
nu era niciun elev, fiind încă perioada de vacanță.

Multă vreme situația a părut fără ieșire, aducându-se în discuție chiar schimbarea „domicil-
iului” Liceului. Biserica Catolică nu are bani pentru reparații, Primăria nu se poate implica,
nefiind proprietar, la fel și Inspectoratul Școlar Județean Mureș (IȘJ): „Toate școlile au contract
de utilizare a acestor clădiri, contract realizat de Primărie. Noi (inspectoratul, n.r.) nu am
închiriat clădirile, deci nu le putem repara. Administrația locală trebuie să asigure spațiile
necesare desfășurării procesului de învățământ”, ne-a declarat inspectorul școlar general de
la IȘJ Mureș, Ștefan Someșan.

„Din păcate clădirea nu este proprietatea Primăriei sau a statului român, ci a Bisericii Romano-

Catolice, aşa încât Curtea de Conturi nu permite nici o investiţie, nici o reparaţie, nici o

cheltuială în afara plăţii chiriei curente”, a precizat Csegzi Sándor, consilierul primarului Dorin

Florea.

O nouă soluție
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Soluția în cazul Liceului de Artă a venit cu puțin timp înainte de începerea noului an școlar.

Astfel, Primăria Tîrgu-Mureș s-a angajat să plătească datoria de 220.000 de lei parohiei

Romano-Catolice, bani care reprezintă restanța la plata chiriei pe ultimele 16 luni. De cealaltă

parte, Parohia a acceptat ca 60 % din plata lunară a chiriei să fie utilizată pentru reparaţia

clădirii Liceului de Artă. Totuși, primarul Florea nu s-a arătat prea încântat de această opțiune,

replicându-le reprezentanților Bisericii Catolice: „Dacă credeţi că din sumele de chirie cu 60 %

se va repara liceul, în momentul în care dumneavoastră să fiţi, cum să spun, siguri, vă înşelaţi.

Vă spun eu că nu se poate. Şi asta cred că o ştiu şi reprezentanţii bisericii. Cu procentul de

60 % din chirie nu poţi să igienizezi nici parterul. Dacă lăsau clădirea în proprietatea Primăriei

Tîrgu-Mureş, în10 ani şi Unirea şi Bolyai şi Liceul de Artă erau puse la punct”.

Situația actuală

În prezent, Biserica Catolică a început demersurile pentru reparațiile la Liceul de Artă, după
cum ne-a explicat administratorul Parohiei Romano-Catolice, Bálint Geza Carol: „Am făcut deja
un contract pentru reparații la liceul de Artă, sumă care va fi adunată din chiriile restante pe
care le are Primăria, plus chiriile care vor urma să se plătească. Ne gândim doar la reparațiile
care acum sunt stringente. Ne referim la un nivel unde tavanul este deteriorat; trebuie să
se facă un acoperiș nou la un corp de clădire”. Însă, chiar dacă Primăria plătește chiriile,
„momentan fondurile nu sunt suficiente”, a spus Bálint Geza Carol, argumentând că sediul
Liceului de Artă a fost exploatat vreme îndelungată fără să fie întreținut în mod profesionist:
„Primăria este de acord să se plătească aceste sume și să le investim în școală. Însă după
60 de ani de folosință, de când folosește clădirea statul (acum Primăria Tîrgu-Mureș) au fost
condiții vitrege. Nu prea s-au făcut lucrări de specialitate. Și cele care s-au făcut, s-au făcut
de mântuială. Acum aceste reparații se ivesc a fi stringente fiindcă au fost neglijate sau au
fost făcute de mântuială. Fiind proprietari, noi acum investim, este și în interesul nostru și al
Primăriei și al elevilor ca să investim, dar nu merge dintr-o dată, fondurile fiind limitate. Chiria
este plafonată de către un normativ, care este undeva la 1-2 lei pe metru pătrat, nu este la
nivelul pieței. Noi ne-am luat obligația de a plăti și în avans pentru sumele ce urmează să le
primim, să le investim în școală. Va trebui să facem și o asigurare, care de asemenea nu va fi
ieftină”.

Începerea lucrărilor de reparații la Liceul de Artă ne-a fost confirmată și de Gabriela Oșan,

director al Direcției Școli din cadrul Primăriei Tîrgu-Mureș, care a precizat că „investiția este

făcută de către Biserică”.
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Locație asigurată?

Se poate afirma că Liceul de Artă va funcționa și pe viitor în aceeași clădire? Din perspectiva
Bisericii Catolice, răspunsul este „da”. Cel puțin așa afirmă Bálint Geza Carol, care însă
menționează că totul depinde de bunăvoința Primăriei și de disponibilitatea ei de a plăti
chiriile: „Noi ținem sus și tare că am fost inițiatorii învățământului, nu numai în oraș, ci
oriunde este biserica catolică și am vrea să continuăm, dar va trebui să avem parteneri
pentru aceasta. Eu mă gândesc că locația pentru liceu ar fi asigurată în momentul în care
acest lucru ar fi pe primul loc pentru Primărie - să nu rămână datoare cu anii la chirii ca să
putem investi și să continuăm lucrarea. Nu de noi depinde, alte fonduri pentru școli nu avem.
Atunci când erau școlile noastre, ale bisericii, aveam și fondurile necesare. Dar acum suntem
privați de aceste bunuri care erau pentru întreținerea școlilor. Noi am construit aceste școli
pentru a fi școli. Dacă Primăria ar opri fondurile s-ar opri sau ar încetini lucrările de reabilitare”.

Păstrarea locației pentru Liceul de Artă, dar și pentru celelalte școli aflate în clădiri retro-
cedate, ne-a fost confirmată și de Gabriela Oșan: „Nu se pune problema mutării școlilor în
alte clădiri”. Directorul Direcției Școli a completat că, în afară de Liceul de Artă, „aparent
nu există probleme la clădirile celorlalte școli retrocedate, dar Primăria, nefiind proprietara
clădirilor, nici nu are posibilitatea de a verifica dacă există într-adevăr probleme”. În plus,
Gabriela Oșan a menționat că s-a constituit o comisie care va analiza situația școlilor din
clădirile retrocedate și care, peste aproximativ două săptămâni, va lua o hotărâre referitoare
la prelungirea contractelor de închiriere a acestor clădiri.

[3] „La Liceul Teoretic „Bolyai Farkas” nu este plătită chiria din anul 2010, restanța este de
502.000 de lei, la Unirea 694.000 de lei, chiria neplătindu-se din octombrie 2011, iar la Gim-
naziul Europa 37.635 (aici sunt mai puțini metri pătrați) și nu este plătită chiria din luna martie.

Din punct de vedere juridic la imobilul de la Liceul Bolyai a expirat contractul de închiriere la
1 iulie 2011; la Unirea (aici avem două corpuri de clădire), la un corp de clădire contractul a
expirat în 2012, s-a luat o hotărâre de Consiliu Local de prelungire a contractului până în iulie
2013, dar nu s-a semnat; iar la imobilul situat în strada Horea (Gimnaziul Europa) nu ni s-a
pus la dispoziție contractul de închiriere, încă îl așteptăm.

În schimb, municipiul deține un imobil în curtea Liceului de Artă, este vorba despre imobilul
unde pe vremuri era internatul, iar pentru acest corp s-a făcut în anul 2007 un raport de
evaluare și un contract de schimb între acesta și un alt imobil al parohiei de la Gimnaziul
Europa. Ce s-a întâmplat și de ce acel contract nu este perfectat nici în ziua de azi nu pot să
vă spun…”. Ionela Ciotlăuș, viceprimar

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Liceul-Unirea.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Liceul-de-Arta.jpg
3. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/bolyai.jpg
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Szentgyorgyi Alexandru (2012-10-30 14:03:01)
Cunosc situatia retrocedarilor,dar al celor abuzive,abuz savarsit de autoritatile locale din com.
Adamus! In anul 2004 se elibereaza Titlu de Proprietate pe numele tatalui decedat pentru intravilan
de 1000mp. confiscat de Stat dupa 1948.Reintabulare conf.Titlu de Proprietate,Succesiune Notariala
conf.Extras CF.eliberare Certificat de Mostenitor. Totul corect si legal,dar super democratica Autoritate
locala al com. Adamus, elibereaza Titlu de Proprietate pe baza de acte FALSE si vecinilor,vecinilor
care erau extinsi cu intravilanul lor din anul 1957 pe baza de GRADINA CAP.afectand intravilanul
nostru cu 150 mp. si intravilanul altui vecin cu 850mp.Contrar actelor legale doveditoare, Primaria
com. Adamus le elibereaza Titlu de Proprietate in loc de 878mp. conf. Extrase Cf. si conf. actelor de
intrare in CAP, pentru 1100mp. Acesta nu este suficient,si pentru urmatorul vecin (matusa primului)
se elibereaza in loc de 878mp. (aceleasi conditii ca la prima) tot 1100mp. Al terilea verisor, legal are
dreptul la 1755mp. detine tot prin abuzul savarsit in 1957 2150mp. Sant convis ca, primaria com.
DEMOCRATICE ADAMUS va elibera si pentru ei Titlu de Proprietate pentru 2150mp,contrar evidente CF.
si contrar Evidente de intrare in CAP si contrar mostenirii din anul 1999 de 1750mp.evidentiat clar in
extrasele CF si impartit 1/2 parte intre frati. Aceste lucruri nu sant suficiente, la solicitarea mea legala
si montarea gardului despartitor pe grantuirea stabilita la punerea in posesie si ulterior masurata de
catre expert Topo autorizat,lucrare executata pe terenul confiscat de Stat dupa 1948 si retrocedat
legal, ma dau in judecata cu titlul de POSESIUNE!!! Nu pot intelege democratia impusa de autoritatile
din com. Adamus! Elibereaza TP. legal, normal si ulterior elobereaza TP. pe FOLOSINTA CAP. Eu sant
pus in posesie in AD.2004, primesc TP. in ianuarie 2005, si pentru uzurpatori elibereaza TP. in anul
2010.Am apelat in 2004 la CEDO, la Guvernul Roamaniei, la Prefectura, Corpul de Control al Prefecturii
Mures stabileste clar ca, am dreptul la 1850 mp. intravilan conf. actelor legale si totusi, primaria
Democratica elibereaza TP. cu suprapunere penru TUPEISTIIde vecini??? Oare care este diferenta intre
AUTORITATILE DEMOCRATICE DE ASTAZI AL COM. ADAMUS, JUD. MURES ROMANIA si AUTORITATILE
LOCALE DIN ANUL 1948. s-au DIN ANUL 1957 ??? Nu este diferenta, au taiat si au spanzurat si
atunci si taie si spanzura cum vor si acum!!! Cine pazeste paznicii??? La o Petitie trimisa Autoritatilor
Nationale, primesc un raspuns interesant „Nu intra in competenta noastra,decizia apartine Prefecturii
Mures si Autoritatilor locale al com. Adamus" Am apelet la Prefectura Mures,Prefctura juD. MURES,
trimite ADRESA la Prim. com. Adamus si mirare, Primaria democratica al com. Adamus, NU DA DOI
BANI PE ADRESA PREFECTURII, ADRESA RAMANE FARA RASPUNS. Depun Petitia nr. 3000 la Prim. com.
Adamus,solicitand eliberarea unei Adeverinte conf. extraselor din arhiva Primariei, au tercut cele 30
de zile lucratoare si Petitia este fara raspuns???!!! CINE PAZESTE PAZNICII in com. DEMOCRATICA
TOTALITARA ADAMUS, jud. MURES, ROMANIA???!!! Pentru corectitudinea celor relatate dispun de acte
legale doveditoare!!!

Szentgyorgyi Alexandru (2012-11-05 14:14:42)
Autoritatea Locala! Azi, AD.05.11.2012 fac tunning cu acte legale si ma prezint inarmat cu stima si
respect fata de Autoritatile Locale la Primaria com. Adamus.Un domn tanar,foarte amabil inregistreaza
rapid, cu mare eficienta cererea mea. Totul pare OK,pare. Ma interesez daca este prezent d-ul
Primar.Sant informat ca, nu este prezent pana saptamana viitoare si relatii in legatura cu petitiile mele
ramase fara raspuns inca de-pe vremea navalirii tatarilor voi primii saptamana viitoare.Tot-odata am
fost luat la rost de doamna ing. Gizela, pentru deranjul provocat cu petitiile mele.Ce cred eu ca, se mai
iau in considerare Cadastrele vechi,grantuirile de-la inceputurile anilor 50, deoare-ce de atunci s-au
facut noi masuratori, ei(recte Primaria) lucreaza dupa harti si „NU-L INTERESEAZA!" PETITIILE MELE!
Din respect pentru o „Doamna" l-am rugat sa discutam pe un ton mai calm, mai omenesc,din pacate nu
ne-am prea inteles. Se pun multe intrebari si am ajuns la concluzia ca, sant probleme de interpretare a
legilor! CINE ARE DREPTETE, CUM SE INTERPRETEAZA LEGILE??? 2004 - Corpul de Control a Prefectura
Mures stabileste dreptul de proprietate, se elibereaza Titlu de Proprietate, se mosteneste Notarial, se
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intabuleaza la Cadastru conform noilor norme inclusiv in format electronic. Mentionez ca intravilanul
este intabulat inca din anul 1880, noua intabulare s-a efectuat conform noilor cerite! Expertul juridic
DUPA MASURATORILE DE SPECIALITATE, DUPA DISCUTIILE PURTATE CU SPECIALISTII PREFECTURII
SI CU SPECIALISTII DE-LA CADASTRU INFORMEAZA IN SCRIS: La retrocedarea terenurilor, se iau in
considerare evidentele din Cadastru (Extrase din Cartea Funciara), suprafetele cu care s-a intrat in
CAP. Legea este corecta, evita si corecteaza matrapazlacurile( ilegalitatile) savarsite in anii dinainte
de 1989! Este adevarat ca, in evidentele si hartile Primariilor s-au facut multe schimbari, in anul 1974
au fost desenate, evidentiate cele-ce s-au gasit pe teren,dar D-na ing. Gizela nu a solicitat extrase CF,
nu s-a uitat, nu a verificat cu ce suprafata s-a intrat in CAP,atunci la cererea mea in cazul de fata, de ce
raspunde ca, NU MA INTERESEAZA???!!! Concluzia este ca, am ajuns rau, foarte rau! Neinteresandu-l
cele solicitate de mine, inseamna ca NU*L INTERESEAZA NICI PAREREA Corpului de Control al Institutiei
Prefectura Mures,nici parerea expertilor Judetene de Cadastru, nici parerea expertului Judiciar si nici
parerea Autoritatii Nationale de Restituire a Proprietatilor! Oare o-fi avand dreptate d-na ing. Gizela
de la Primaria Adamus? Ma indoiesc, dar CINE PAZESTE PAZNICII?

1.10.53 Demisii în conducerea PSD Mureș (2012-10-16 05:30)

[1] Preşedintele organizaţiei PSD Târgu Mureş, dr. Dragoş Popa, şi secretarul executiv al
PSD Mureş, Cornel Brişcaru, au anunţat, luni, că au demisionat din funcţii în semn de protest
faţă de comportamentul politic al preşedintelui interimar al PSD Mureş, deputatul Vasile Gliga,
căruia îi reproşează că ar fi pus în inferioritate formaţiunea în cadrul USL. ’Atât de mult a
decăzut organizaţia, că nu mai avem cu cine discuta la nivelul conducerii filialei PSD Mureş.
E un nivel de grădiniţă din punct de vedere al comportamentului politic de când e Vasile
Gliga preşedinte. Am renunţat la toate funcţiile din partid de preşedinte al PSD Târgu Mureş
şi vicepreşedinte în organizaţia judeţeană. Rămân simplu membru şi consilier judeţean’, a
declarat Dragoş Popa. Acesta a spus că şi-a asumat inclusiv o candidatură pentru alegerile
parlamentare, dar că a renunţat la idee.

Secretarul executiv al PSD Mureş, Cornel Brişcaru, a declarat la rândul său că demisionează
atât din cauza prestaţiei slabe a organizaţiei judeţene în relaţia cu partenerii din cadrul
Uniunii Social Liberale, cât şi datorită faptului că liderul interimar al organizaţiei judeţene,
deputatul Vasile Gliga, ar fi încălcat statutul. ’Vorbesc de încălcarea statutului partidului de
către preşedintele interimar al filialei judeţene, nu am avut nicio şedinţă de comitet normală
de trei luni. Demisionez din cauza slabei reprezentări a PSD în relaţia cu partenerii din USL, noi
fiind acum în dezavantaj în relaţia cu liberalii din cauza intenţiei promovării unor persoane în
funcţii publice în afara prevederilor legale, vorbesc de rude şi apropiaţi ai preşedintelui Vasile
Gliga, fini şi nepoţi. Aceasta nu este politică, este braconaj’, a spus Brişcaru.

Surse din cadrul PSD Mureş susţin că Vasile Gliga l-ar fi numit deja pe inspectorul şcolar
general, Ştefan Someşan, ca preşedinte interimar al PSD Târgu Mureş, iar ca secretar executiv
al PSD Mureş ar fi fost numită Maria Precup, primarul municipiului Reghin. Preşedintele in-
terimar al PSD Mureş, deputatul Vasile Gliga, nu a putut fi contactat pentru a-şi exprima opinia.

AGERPRES
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1.10.54 Profesorul acuzat de pedofilie, pus în libertate (2012-10-16 05:48)

[1] Fostul profesor de Istorie, Laslo Ioan Sebastian, de la Şcoala Generală nr. 2 din Târgu
Mureş, care a fost arestat preventiv în luna mai, după ce Serviciul Teritorial DIICOT Târgu Mureş,
împreună cu BCCO Târgu Mureş l-au acuzat de pornografie infantilă, abuz sexual şi hărţuire
sexuală asupra unor minori, a fost pus în libertate de Judecătoria Târgu Mureş. Judecătoria
Târgu Mureş a admis cererea de înlocuire a măsurii arestului preventiv în cazul profesoru-
lui cu obligaţia de a nu părăsi localitatea, iar procurorii DIICOT nu au atacat sentinţa cu recurs.

În momentul arestării, Serviciul Teritorial DIICOT Târgu Mureş preciza că, în cursul anului 2011,
organele de cercetare penală s-au sesizat din oficiu cu privire la Laslo Ioan Sebastian, profesor
de Istorie în cadrul Şcolii Generale nr. 2 din Târgu Mureş, ’pentru fapte de abuz sexual, hărţuire
sexuală asupra unor minori, profitând de poziţia de dominare-control asupra acestora, datorită
faptului că le era profesor’. ’Un alt aspect al sesizării se referă la faptul că pe anumiţi minori,
prin forme de manipulare sau abuz psihologic i-a dezbrăcat în pielea goală, i-a fotografiat sau
filmat’, au susţinut reprezentanţii DIICOT Târgu Mureş.

Potrivit acestora, iniţial au fost identificate două minore de 8 ani, care în vara anului 2011, cu
ocazia unei tabere şcolare, au fost constrânse să se dezbrace în pielea goală, iar învinuitul
le-a făcut poze. ’La data de 28.05.2012, mai mulţi părinţi ai unor minori, elevi ai învinuitului,
depun plângeri penale din cuprinsul cărora rezultă diferite tipuri de infracţiune de natură
sexuală asupra minorilor, săvârşite de Laslo Ioan Sebastian, în timp ce îşi îndeplinea atribuţiile
şi obligaţiile de educator. Faţă de Laslo Sebastian s-a dispus, la data de 28.05.2012, începerea
urmăririi penale pentru săvârşirea infracţiunilor de pornografie infantilă prin sisteme infor-
matice în formă continuată (...) Cu ocazia percheziţiei efectuate la data de 28.05.2012, la
domiciliul învinuitului s-au ridicat mai multe medii de stocare a informaţiilor. Existenţa mediilor
de stocare ridicate a reliefat existenţa unor imagini cu minori trădând un comportament sexual
explicit’, se arată într-un comunicat de presă al DIICOT Târgu Mureş.

AGERPRES
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1.10.55 Dorin Florea: „Conduc lista ARD” (2012-10-16 12:22)

[1] Prim-vicepreşedintele Partidului Democrat Liberal (PDL), dr. Dorin Florea, a declarat
presei marţi, la Târgu Mureş, că va conduce lista de candidaţi ai Alianţei România Dreaptă
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(ARD) în judeţul Mureş întrucât crede că este nevoie de o schimbare radicală în politica
românească şi nu doreşte să stea deoparte.

’Listele în judeţul Mureş sunt finalizate, rămâne o marjă de 10-12 % care poate intra în
negocieri cu reprezentanţii Bucureştiului. În general am respectat ce am propus mureşenilor
în urmă cu 7-8 luni, când am arătat că este necesar un alt fel de politică în România, când am
pus bazele Alianţei pentru Mureş (cu care a câştigat alegerile pentru Primăria Târgu Mureş -
n.r.), exact pentru a atrage oameni de calitate şi oamenii care s-au săturat de circul şi bătaia
de joc, de ceea ce se numeşte politică azi, în România. Rămânem în continuare în aceeaşi
Alianţă pentru Mureş, dar de această dată cuprinsă într-o alianţă mai mare şi anume Alianţa
România Dreaptă, deci ARD. Conduc această listă pentru că nu mi se pare normal să stau
deoparte chiar dacă sunt primar în funcţie şi chiar dacă vin după alegerile locale nu înseamnă
că îi desconsider pe alegători, ci efectiv vreau ca împreună cu ei să înţelegem etapa dificilă
prin care trece România’, a susţinut Dorin Florea.

Acesta a spus că decizia sa de a candida este legată de faptul că este pus în situaţia de a vedea
abandonate toate proiectele oraşului, întrucât majoritatea din Consiliul Local este împotriva sa
şi că nu poate accepta să vadă cum interesele personale primează, în detrimentul comunităţii.

’Candidatura la Senat va fi legată de dialogul meu cu cetăţenii cu care trebuie să identificăm ce
e de făcut, pentru că nu poţi să stai deoparte. În momentul în care văd că este atâta ticăloşie,
că totul este numai interes personal, totul este absolut dictat şi candidaturile sunt alese pe
ură, pe răzbunare şi pe mediocritate este absurd să zici că stai deoparte. În momentul în
care proiectele oraşului le văd abandonate, că oraşul se poate afunda în izolare şi nu vrem să
îl extindem şi să îl dezvoltăm, pentru a rămâne în primele zece oraşe ale României, văd că
toată clasa politică e absentă, societatea - în afară de unii universitari care agreează şi sunt în
această construcţie şi o doresc - restul nu văd nicio susţinere. Consiliul Local s-a transformat
într-un circ şi o mediocritate care nu a existat niciodată, nu ştiu ce se întâmplă la judeţ, dar
bănuiesc că e acelaşi lucru. Nu vreau ca acestea să se lege de numele meu’, a accentuat
Dorin Florea.

Liderul PDL a precizat că întrucât observă că ’este o situaţie foarte gravă, un derapaj înfiorător
în subcultură, în lipsă de civilizaţie, într-o clasă politică gălăgioasă, isterică, care atrage toată
mizeria şi toată mocirla societăţii româneşti din ultimii 20 de ani’, se vede nevoit să iasă în
faţă alături de echipa sa.

’Dacă asta se numeşte politică, înseamnă că suntem forţaţi să ieşim din blazarea şi izolarea
noastră şi să încercăm să explicăm populaţiei că nu asta înseamnă politică. Să nu mai creadă
în promisiuni, să terminăm cu votul pentru o bere sau pentru un galoş de gumă şi efectiv să
ne repoziţionăm într-o Europă a valorilor’, a arătat Dorin Florea, care a spus că ADR va avea
în judeţul Mureş candidaţi care au o imagine bună.

În colegiul I pentru Senat, din Târgu Mureş va candida dr. Dorin Florea, în colegiul II senatorial
- dr. Schwartz Ladislau, în colegiul III pentru Senat - senatorul Petru Başa, în colegiul IV pentru
Senat va candida Dumitru Matei, fostul inspector general şcolar.

În colegiul I pentru Camera Deputaţilor din Târgu Mureş candidează fostul prefect Marius
Paşcan, în colegiul II pentru Camera Deputaţilor din Târgu Mureş - deputatul Doru Oprişcan,
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în colegiul III pentru Camera Deputaţilor - Teodor Giurgea, în colegiul IV pentru Camera
Deputaţilor - consilierul local Gheorghe Urcan, fostul primar al oraşului Luduş, în colegiul V
pentru Camera Deputaţilor - Meleg Viktor, în colegiul VI pentru Camera Deputaţilor - deputatul
Toader Stroian, în colegiul VII pentru Camera Deputaţilor - Ioan Vasu, primarul comunei Râciu
şi în colegiul VIII pentru Camera Deputaţilor ca candida consilierul local Liviu Todoran, fostul
şef al Oficiului Judeţean pentru Protecţia Consumatorilor Mureş.AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/Dorin-Florea.jpg

1.10.56 Arestat pentru evaziune de 1,1 milioane lei (2012-10-16 13:02)

[1] Ofiţerii de investigare a fraudelor au reţinut în cursul zilei de 15.10.2012, un bărbat
în vârstă de 30 ani din judeţul Mureş, împotriva căruia a fost începută urmărirea penală sub
aspectul săvârşirii infracţiunii de evaziune fiscală. În sarcina acestuia s-a reţinut faptul că în
perioada 2010-2012 a evidenţiat în actele contabile cheltuieli şi operaţii fictive care nu aveau
la bază operaţiuni reale, prejudiciul cauzat prin efectuarea acestor operaţiuni comerciale
fictive fiind de 1.100.000 lei.

Fiind administratorul unei societăţi cu obiect de activitate prelucrarea şi comercializarea mate-
rialului lemnos, a înregistrat în contabilitatea societăţii documente financiar contabile fictive
de la mai multe societăţi, pentru a denatura provenienţa legală a mărfurilor achiziţionate „la
negru” şi de a se sustrage de la plata TVA şi impozit aferent. De la aceste societăţi comerciale
„tip fantomă”, a înregistrat ca şi intrări în contabilitate, cantitatea de 2.000 mc lemn rotund
răşinoase.

În ziua de 15.10.2012, în cauză au fost efectuate, 6 percheziţii domiciliare pe raza judeţului
Mureş, în aceeaşi zi s-a dispus reţinerea suspectului pe o durată de 24 de ore, iar la data de
16.10.2012, Tribunalul Mureş a emis mandat de arestare împotriva acestuia pe o perioadă de
29 de zile.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/1156821_34132110.jpg

1.10.57 PCM vrea să împartă colegiile cu PPMT (2012-10-16 13:12)

Preşedintele Partidului Civic Maghiar (PCM), Biro Zsolt, a declarat marţi, la Târgu Mureş,
că formaţiunea sa negociază cu Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT) de-
semnarea de candidaţi comuni şi că se doreşte ca cele două partide să împartă colegiile
uninominale parlamentare în mod frăţesc. ’Deocamdată n-am făcut nominalizări, suntem în
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faza de sondaj, trebuie să scoatem nişte nume pe ’bursă’, ca să zic aşa, dar în orice caz ne
gândim, ne pregătim pentru alegeri, urmează să avem discuţii cu PPMT. Ieri (luni, n.r.) am
avut o întâlnire informală cu domnul preşedinte Toro T. Tibor şi am convenit că joi vom avea
şi negocieri oficiale. Noi la Congres am desemnat deja echipa de negociatori, din aceasta fac
parte şi preşedinţii organizaţiilor judeţene, că ei ştiu în teritoriu care este situaţia şi sper ca
după aceste negocieri să ajungem la un compromis şi să putem începe chiar şi nominalizările.
Până joi nu vreau să intru în detalii, în orice caz, vrem să împărţim colegiile frăţeşte cu PPMT’,
a arătat Biro.

Noul lider al civicilor a spus că PCM are o ofertă în sensul că acei candidaţi desemnaţi de
PPMT să candideze pe listele PCM - nemaifiind posibilă o alianţă în acest moment - în baza
rezultatelor obţinute în alegerile locale din iunie. ’Acest concurs intern al nostru, al partidelor
de dreapta, l-am câştigat clar, noi avem şapte primari - nu este un număr mare, dar PPMT are
numai doi primari; noi avem aproape 300 de consilieri locali, în timp ce PPMT are 250. Logic
ar fi ca să candidăm pe listele PCM. Bineînţeles, acolo, cum v-am spus, suntem dispuşi să
împărţim locurile eligibile frăţeşte, deci în proporţie de 50 % cu PPMT. Aceasta ar fi prima noas-
tră variantă şi nici nu vreau să mă gândesc deocamdată la alte variante’, a afirmat liderul PCM.

Acesta a precizat că la Congresul PCM din 13 octombrie s-a gândit şi un plan B care vizează
sprijinirea unor candidaţi independenţi, atât de către PCM, cât şi de către PPMT. ’Deci dacă nu
reuşim să mergem pe o listă de partid, atunci va trebui să ducem discuţiile în acest sens. După
cele vorbite ieri (luni, n.r.) cu domnul Toro, eu cred că şi PPMT va avea această responsabilitate
şi vom reuşi să împărţim colegiile’, a spus Biro, care a exclus posibilitatea ca reprezentanţii
PCM să candideze sub sigla PPMT. ’Da, este exclus, în acest sens avem şi o hotărâre de
Congres, PCM trebuie să-şi păstreze identitatea şi acest lucru nu putem să-l facem printr-o
candidatură pe listele altui partid. Eu nu cred că nu putem să ne înţelegem, deci interesul
nostru comun este să ne înţelegem. PCM s-a înfiinţat ca să asigure o alternativă, tot cu acest
scop s-a înfiinţat şi PPMT, deci scopurile sunt comune, nu văd de ce nu ne-am înţelege. (...)
Noi putem să ţintim împreună pragul alternativ, ceea ce înseamnă şase colegii pentru Camera
Deputaţilor şi trei la Senat. Dacă luăm judeţele Mureş, Harghita şi Covasna, aici ar veni 12-13
colegii (cu şanse, n.r.). Candidatul independent trebuie să câştige colegiul respectiv ca să
prindă mandatul. Dar eu cred că un candidat independent sprijinit de două partide poate să
prindă mandat. (...) La independenţi, pentru doi-trei candidaţi şi un senator, eu cred că avem
şanse reale’, a susţinut Biro Zsolt.

Liderul PCM a spus că problema candidaturilor trebuie rezolvată în această săptămână,
întrucât timpul este deja destul de scurt până la începerea campaniei electorale.

AGERPRES

1.10.58 Pompierii primesc 3 mașini din donații (2012-10-16 19:21)

[1] Sâmbătă, 20 octombrie 2012, ora 12:00 în Piața Cetății din Sighisoara va avea loc
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o ceremonie în cadrul căreia trei mașini de pompieri și o unitate mobilă de intervenție vor
fi donate Inspectoratelor Pentru Situații de Urgență din județele Mureș și Brașov de către
Serviciul de Intervenție și Salvare din Shropshire, Marea Britanie. Donația a fost în întregime
finanțată prin activități de strângere de fonduri în Marea Britanie, organizate și derulate
de către pompierii din Shropshire. Autovehiculele și echipamentele au fost pregătite cu
meticulozitate pentru intervenții sigure, rapide și eficiente în județele Mureș și Brașov chiar
de către pompieri britanici în timpul lor liber.

In cadrul acestei ceremonii, la care va participa și Ambasadorul Marii Britanii în România, E.S.
domnul Martin Harris, autovehiculele vor fi predate simbolic Fundației Mihai Eminescu Trust.
Mașinile și echipamentele de intervenție vor fi încredințate mai departe Inspectoratelor Pentru
Situații de Urgență din judetele Mureș și Brașov spre a fi folosite pentru siguranța locuitorilor
și a obiectivelor istorice din cele peste 28 de comunități în care activează Fundația Mihai
Eminescu Trust și nu numai. Ceremonia de predarea a echipamentelor va fi urmată de o
parada a pompierilor și o demonstrație cu echipamentele din dotare.

În timpul cursului de instruire din această săptămână pompierii britanici vor lucra împreună
cu colegii lor din România pentru ca aceștia să se poata familiariza cu echipamentul. Miercuri
la Sighișoara și Târgu Mureș și Joi la Viscri și Brașov.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/Cuenca.jpg

1.10.59 Protest de viceprimar, împotriva foametei (2012-10-16 19:33)

[1] Viceprimarul Ionela Ciotlăuș cere mai multă implicare pentru combaterea foametei
în Tîrgu-Mureș. Într-o scrisoare trimisă Direcţiei Economice și Serviciul public de asistenţă
socială, ea cere șefilor acestor departamente următoarele:

În repetate rânduri am sesizat restanţele acumulate de prestatorul de astfel de
servicii la cantina socială respectiv Fundaţia Alpha Transilvană, în vederea achitării
acestora cu prioritate pentru a nu bloca desfăşurarea activităţii sociale a acesteia.
Astăzi, cu ocazia zilei mondiale a alimentaţiei m-am deplasat la Fundaţia Alpha
Transilvană în vederea verificării modului de furnizare a serviciilor de hrană caldă
pentru programele sociale ale Primăriei Tîrgu Mureş, am aflat cu această ocazie, cu
uimire şi îngrijorare faptul că Primăria nu şi-a achitat obligaţiile contractuale în ceea
ce priveşte cantina socială, însumând restanţe de peste 6 luni în cuantum total de
32.100 lei.
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De asemenea restanţe au fost înregistrate şi la serviciile oferite Centrului Perse-
verenţa pentru copiii cu dizabilităţi în cuantum total de 120.000 lei. Astfel, azi
Fundaţia Alpha Transilvană are un debit restant neîncasat de 152.100 lei. Din
discuţiile purtate cu management bordul acestei Fundaţii, rezultă nemulţumirea
faţă de dezinteresul manifestat de Primăria Tîrgu Mureş faţă de acest parteneriat şi
se prezintă chiar intenţia de a închide furnizarea acestor servicii prin renunţarea la
parteneriat din culpa Primăriei care nu-şi achită obligaţiile contractuale de plată a
serviciilor publice oferite prin intermediul Fundaţiei Alpha Transilvană.

În spatele acestui eşec de parteneriat public privat rezultând consecinţe nefaste
asupra calităţii vieţii beneficiarilor acestor servicii cu probleme sociale grave şi
nerezolvabile în Tîrgu Mureş dar şi incapacitatea celor care au angajat aceste
servicii publice, respectiv Primăria Tîrgu Mureş de a asigura un parteneriat corect,
nedescriminativ în condiţii de respect reciproc pentru îmbunătăţirea calităţii vieţii
tîrgumureşenilor aflaţi la nevoie.

Având în vedere interesul Consiliului Local în ceea ce priveşte îmbunătăţirea nivelului
de trai al populaţiei cu venituri mici, precum şi proiectul de hotărâre promovat în
ultima şedinţă de Consiliu Local de majorare a cuantumului unui meniu la 14 lei de
trei ori pe săptămână, rezultă clar că executivul Primăriei nu se achită de obligaţiile
de punere în practică a proiectelor de hotărâre promovate în Consiliul Local şi vă
cer la modul imperativ să achitaţi în regim de maximă urgenţă restanţele faţă
de Fundaţia Alpha Transilvană, execuţia bugetară să fie astfel în concordanţă cu
declaraţiile publice transmise prin intermediul biroului de presă aservit consilierului
Claudiu Maior, prin care angajează oraşul principiului solidarităţii cu cei aflaţi la
nevoie.
D

e asemenea, pentru a nu trăda felicitările venite din partea reprezentanţilor vârst-
nicilor în acelaşi articol al biroului de presă, consider că se impune urgent a se lua
măsuri de plată a restanţelor şi de punere în aplicare a prevederilor HCL nr.99/2012.
nu doar la nivel declarativ de tip populist ci şi în fapt materializat prin sprijin real
acordat de Primărie şi nu pe seama falimentării unor fundaţii care suportă aceste
costuri din credite bancare cu cheltuieli împovărătoare în vederea furnizării unor
servicii publice „neonorate” de Primărie de peste 6 luni de zile.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/ionela-ciotalus.jpg

1.10.60 Plantare masivă de puieți în Călimani (2012-10-17 08:38)

[1] Agenţia pentru Protecţia Mediului Mureş în parteneriat cu Direcţia Silvică au demarat
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marţi o acţiune de plantare a 85.500 de puieţi de jneapăn (Pinus mugo) şi 500 de exem-
plare de zâmbru (Pinus cembra), în masivul Pietricel din Parcul Naţional Călimani, în cadrul
proiectului ’Asigurarea unei stări favorabile de conservare pentru habitatele prioritare din SCI
Călimani-Gurghiu’.

Proiectul este finanţat prin componenta Natură şi Biodiversitate a programului LIFE+ al
Comisiei Europene, iar acţiunea care se va desfăşura pe parcursul a patru zile este o compo-
nentă a măsurii de reabilitare a unei suprafeţe de 30 de hectare din habitatul prioritar la nivel
european 4070* Tufărişuri cu Pinus mugo (jneapăn) şi Rhododendron myrtifolium (Bujorul de
munte).

Potrivit unui comunicat de presă al APM Mureş, acţiunea de plantare se înscrie în obiectivul
de conservare la nivelul sitului NATURA 2000 Călimani-Gurghiu, întrucât ponderea habitatului
este redusă, iar jneapănul are un rol ecologic deosebit de important.

Plantările vor fi efectuate în gropi cu compost, cu puieţi de trei ani, produşi de Direcţia Silvică
Mureş în pepinieră şi solar în cadrul Ocolului Silvic Lunca Bradului.

APM Mureş a precizat că în această zonă, habitatul prioritar definit de cele două specii a
fost distrus în perioada anilor ’90, urmare recoltării şi comercializării lor sub forma plantelor
medicinale şi produselor derivate din acestea.

De asemenea, reducerea suprafeţei acestui habitat s-a produs în trecut din cauza acţiunilor
de defrişare în favoarea extinderii pajiştilor, prin utilizarea jneapănului ca lemn de foc de către
păstori şi turişti şi prin păşunatul limitrof intens.

’Importanţa acestui habitat constă în stabilizarea pantelor în special a celor acoperite cu
grohotiş, rolul de adăpost pentru fauna specifică acestor altitudini, în timpul primăverii şi verii,
în special pentru unele specii de păsări sălbatice’, a mai arătat APM Mureş.AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/11_09_b321d725ec.jpg

1.10.61 Tokes Laszlo sprijinit de PCM vs. Marko Bela (2012-10-17 11:26)

[1] Preşedintele Partidului Civic Maghiar (PCM), Biro Zsolt, a declarat miercuri, la Târgu
Mureş, că formaţiunea sa ar putea sprijini eventuala candidatură a europarlamentarului Tokes
Laszlo într-un colegiu din judeţul Mureş, în special împotriva senatorului Marko Bela, fostul
preşedinte al UDMR.

”PCM ar saluta candidatura domnului Tokes şi noi suntem dispuşi să-l sprijinim, mai ales dacă
va candida în colegiul domnului Marko Bela. Poate că reuşim să-l convingem”, a spus Biro
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Zsolt.

Preşedintele PCM Mureş, Laszlo Gyorgy, a declarat, miercuri, într-o conferinţă de presă, că i-ar
plăcea ca Tokes Laszlo să candideze într-un colegiu din judeţ, însă aşteaptă să vadă care vor
fi rezultatele negocierilor cu Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania.

Tokes Laszlo a declarat recent, la Târgu Mureş, că s-a pus problema ca şi el să candideze
pentru Parlamentul României, dar că îi displace ”modelul lui Frunda”, care a fost ales în 2009
pentru Parlamentul European, după care s-a retras.

”Dacă alegătorii m-au încredinţat cu reprezentarea lor în PE ar fi cu semnul întrebării să renunţ
la acest mandat. Ar trebui să se întâmple mare lucru ca să candidez, dar pentru maghiarii
noştri, pentru ţară, pentru Transilvania sunt în stare de mari sacrificii şi mari hotărâri, dar
deocamdată nu s-a conturat în aşa fel”, a mai spus Tokes Laszlo.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Tokss-Laszlo.jpg

1.10.62 Un nou candidat de la centru parașutat în Mureș (2012-10-17 12:31)

[1] Preşedintele PSD Mureş, deputatul Vasile Gliga, a anunţat miercuri, că în cadrul
Comitetului Executiv Naţional al PSD s-a decis ca fosta jurnalistă Anne Jugănaru să candideze
pentru Camera Deputaţilor din partea USL, în Colegiul uninominal VI din judeţul Mureş.’La
nivel central s-a decis. Doamna Jugănaru are mare susţinere în tot Biroul Permanent Naţional
al PSD’, a precizat Vasile Gliga.

Decizia a fost luată după ce în Colegiul VI Mureş existau două variante, fie omul de afaceri
Adrian Popa, fie un candidat impus de la centru.Pentru Colegiul I Senat din Târgu Mureş,
acelaşi for l-a desemnat candidat pe Ştefan Someşan, şeful Inspectoratului Şcolar Judeţean
Mureş, deşi printre propuneri figura şi prof. univ. dr. Radu Deac, părintele institutelor de boli
cardiovasculare şi transplant din România. Pentru restul colegiilor parlamentare din judeţul
Mureş situaţia a rămas neschimbată: în colegiul II senatorial din partea USL va candida Cosmin
Duma, consilier local în oraşul Ungheni, în colegiul III pentru Senat candidează Akos Mora,
consilier judeţean, iar în colegiul IV Senat, Alexandru Petru Frătean, actualul prefect.

În colegiul I pentru Camera Deputaţilor din Târgu Mureş candidează Dan Sâmpălean, asistent
universitar, în colegiul II pentru Camera Deputaţilor din Târgu Mureş - dr. Florin Buicu, can-
celarul Senatului UMF Târgu Mureş, în colegiul III pentru Camera Deputaţilor - Lorand Lukacs
om de afaceri, în colegiul IV pentru Camera Deputaţilor - Manuel Butiulcă, actualul subprefect,
în colegiul V pentru Camera Deputaţilor - Dinu Socotar, preşedintele executiv al PC Mureş, în
colegiul VII pentru Camera Deputaţilor - Cristian Chirteş, şeful Direcţiei Silvice Mureş, iar în
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colegiul VIII pentru Camera Deputaţilor candidează deputatul Vasile Gliga, liderul PSD Mureş.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/17433_1227844384771_3588921_n.jpg

1.10.63 Programul la curățenia de toamnă (2012-10-17 12:50)

Primăria municipiului Tîrgu-Mureş organizează în perioada 22 octombrie - 22noiembrie
”Curăţenia generală de toamnă”, care constă în transportul grămezilor de deşeuri depozitate.
Programarea străzilor pentru săptămâna 22.10-27.10.2012 este următoarea:

22.10.2012: Nordului, Prahovei, Dumbravei, Homorodului, Fragilor, Liliacului, Tolstoi, 22 Dec.
1989, Făget, C.R.Vivu, Secuilor Martiri, Tâmplarilor, Luceafărului, Păcii, Nufărului.

23.10.2012: Coşbuc, Constructorilor, Lăcrămioarei, Grigorescu, Aleea Cornişa, Gheorghe
Marinescu, Parc Spitalul Nou, D.Cantemir, Dr.Ciugudeanu, Gen. I.Dumitrache, Răsăritului,
Platoului, Ulciorului, Crângului.

24.10.2012: Pădurii, Trebely, Privighetorii, Verii, Korosi Cs. Sandor, H.Coandă, G.Aron,
Garofiţei, Posada, Corneşti, Ana Ipătescu, Aluniş, Codrului, Cerbului.

25.10.2012: Argeşului, M.Viteazu, Brigadierilor, N.Iorga, B-dul Cetăţii, Parc Bd.Cetăţii, Cibinu-
lui, Bujorului, V.Babeş, A.Şaguna, Azuga, Cosminului, Topliţa, A.Iancu, Spitalul Vechi, Palas.

26.10.2012: Vişeului, Revoluţiei, Republicii, Parc Republicii, Arieşului, Motrului, Vlahuţă, 30
Decembrie, Târnavei, Mărăşti, Piaţa Mărăşeşti, Parc Mărăşeşti, Eminescu, Brăila, Rozelor,
Stelelor, Bistriţei, Călăraşilor, P.Chinezu, Sinaia.

27.10.2012: Cuza Vodă, Tamas Erno, Luntraşilor, Margaretelor, Căprioarei, Livezii, Zăgazului,
Koos Karoly, Abrudului, Solidarităţii, Muncitorilor, Nucului, Furnicilor, Aleea Carpaţi, Parc
Strand, Uzinei, Zona Polivalentei.

Rugăm proprietarii gospodăriilor individuale şi asociaţiile de proprietari să-şi cureţe imobilele,
terenurile şi spaţiile verzi aferente pe care le deţin (prin greblare), excepţie făcând tăierile şi
corecţiile de arbori, arbuşti, gard viu şi să depună deşeurile rezultate la marginea trotuarelor
(sub formă de grămezi), cu o zi înainte de programul comunicat. Deşeurile vor fi transportate
de către echipele de lucru în ziua în care este programată strada respectivă.
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1.10.64 34 de persoane descoperite muncind la negru (2012-10-17 13:16)

[1] Conducerea Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a anunţat, miercuri, că,
în urma celor 71 de [2]controale efectuate pe parcursul a 10 zile, inspectorii de muncă au
depistat 34 de persoane care lucrau fără forme legale.

Potrivit directorului instituţiei, Andrei Mureşan, din cei 40 de angajatori controlaţi, 11 au
fost sancţionaţi pentru că practicau munca la negru şi au primit amenzi în valoare totală de
210.000 de lei, iar împotriva a doi angajatori au fost formulate plângeri penale la Parchetul de
pe lângă Judecătoria Târgu Mureş, pentru primirea la muncă a mai mult de cinci persoane fără
contract individual de muncă.

Acesta a precizat că inspectorii de muncă au mai sancţionat, cu avertisment, o persoană fizică
întrucât presta o anumită activitate fără să aibă încheiat un contract individual de muncă.

Şeful ITM Mureş a mai spus că, de la începutul lunii, pe raza judeţului s-au înregistrat 10
accidente demuncă, din care unul mortal şi nouă soldate cu incapacitate temporară demuncă.

AGERPRES
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1.10.65 Laboratorul Verde al Reciclării, în Tg. Mureș (2012-10-18 09:08)

[1] Laboratorul Verde al Reciclării va ajunge şi la Tîrgu-Mureş, în cursul primului semestru
al acestui an şcolar, proiectul având drept obiectiv iniţierea elevilor din clasele primare în
procesul de colectare selectivă şi reciclare a deşeurilor de ambalaje, într-un mod atractiv şi
interactiv, se arată într-un comunicat de presă al Ministerului Mediului şi Pădurilor.

Laboratorul Verde al Reciclării este un autocar modificat şi adaptat pentru curiozitatea şi
inventivitatea copiilor, venind în întâmpinarea lor într-o formulă dinamică şi interactivă, iar
Tîrgu-Mureşul se află printre cele 25 de oraşe din ţară în care va poposi ineditul laborator.

Proiectul implică, la nivel naţional, peste 5.000 de elevi din 52 de şcoli primare şi este rezultatul
unui protocol de colaborare tripartit, încheiat între Ministerul Mediului şi Pădurilor, Ministerul
Educaţiei şi Asociaţia Eco-Ambalaje, se precizează în comunicatul citat.
Laboratorul Verde va străbate ţara în lung şi în lat, deplasându-se de la Bucureşti la Piteşti,
Târgovişte, Ploieşti, Slobozia, Constanţa Tulcea, Focşani, Iaşi, Roman, Bacău, Sfântu Gheorghe,
Braşov, Tîrgu-Mureş, Mediaş, Sibiu, Cluj Napoca, Zalău, Baia Mare, Satu Mare, Arad, Deva,
Târgu Jiu, Craiova, Alexandria.
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Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/urmareste-traseul.jpg

1.10.66 Wizz Air introduce curse la Bologna și Frankfurt (2012-10-18 12:09)

[1] Directorul comercial al Wizz Air în România, a anunțat astăzi la Tîrgu-Mureș că din
primăvara anului viitor, compania va opera două noi curse de pe Aeroportul Transilvania
Tîrgu-Mureș. Este vorba despre cursa către Frankfurt Hahn, care va începe operarea din 18
mai 2013 și cursa către Forli (Bologna), care va zbura prima dată în 20 mai 2013. Ambele vor
avea prețurile de pornire ale biletelor de la 93 de lei.

Compania a crescut constant traficul la aeroportul de la Vidrasău, iar acum și-a fixat ca țintă
pentru 2013 deservirea unui număr de minim 300.000 de pasageri. Toate acestea în condițiile
în care în ultimii ani a înregistrat o creștere constantă a numărului de pasageri, în medie cu 30
%. Tot raportat la Tîrgu-Mureș, compania deține aici o bază de operare cu o aeronavă, oferă
zboruri spre 11 destinații și a creat în total 300 de locuri de muncă.

În România, compania aeriană deține încă trei baze, la București, Timișoara și Cluj și operează
curse pe 250 de rute, către 29 de țări, majoritatea din Europa.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/wizz-air.jpg

1.10.67 Toulouse Lautrec, concertează la J’ai Bistrot (2012-10-18 14:05)

[1] Sâmbătă, 27 octombrie, de la ora ora 21:00 J’ai Bistrot găzduiește un nou concert, de
data aceasta invitați fiind cei de la Toulouse Lautrec.

La doi ani de la infiintare, trupa Toulouse Lautrec suna foarte matur, dezvoltand un sound
original si manuind la fel de elegant versurile in limba romana, engleza si franceza.

Toate single-urile lansate pana acum au intrat in topurile radiourilor care “suporta” muzica
rock, “Te Spun”, “Yesman” si « Domino » avand statut de nr.1. Au urmat in mod natural
invitatiile la festivaluri importante: Bestfest 2011 &2012, Peninsula 2011, Liveland 2010,
Padina Fest 2010 &2011, Rocker’s si Rocker’s Challenge 2011, Fete de la Musique 2011,
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Row.mania 2011, si prima incursiune peste hotare, la Zilele Francofoniei - Budapesta 2012.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/toulouse-lautrec.jpg

1.10.68 Simpozion Internaţional de Îngrijire a Stomelor (2012-10-19 07:28)

[1] 200 asistenţi medicali din ţară participă anul acesta la al VI-lea Simpozion OrtoProfil
de Îngrijire a stomelor. Educaţie în stomaterapie – Beneficiu pentru pacient. Printre alţii, vor
susţine prezentări: As. Trish Sewell și Hendrik van der Velde (Wlland Medical, Marea Britanie),
Etienne Cavelle (Rochester Medical, USA), As. Med. Msc. Cristina Ghiran (Hospice, Braşov),
Șef lucrări dr. Molnar Călin, medic primar chirurg (Târgu Mureș), Dr. Boga Ferenc și dr. Pálosi
Attila (OrtoProfil).

Din păcate, din ce în ce mai mulţi pacienţi sunt diagnosticaţi cu diferite tipuri de cancer al
tubului digestiv, în special cu cancer al colonului, mulţi dintre ei ajungând să fie stomizaţi.
Aceste persoane necesită tratament postoperator după ileostomie, colostomie, urostomie
din cauza faptului că au devenit purtători de stomă. Scopul evenimentului este de a sprijini
profesioniştii în domeniu, de a acorda îngrijiri specializate de calitate, de a crea un climat
adecvat schimbului de experienţă şi de a aduce informaţii noi în domeniul îngrijirii stomizaţilor
şi dispozitivelor specifice.

“Pe lângă aceste cunostinţe de o importanţă profesională extraordinară pentru cei implicaţi,
echipa OrtoProfil pune accent deosebit şi pe suportul psihic acordat pacienţilor stomizaţi,
sau dependenţi de diferite dispozitive medicale, toate acestea având un impact important
asupra calităţii vieţii acestora. Venind în ajutorul pacienţilor stomizaţi, organizăm în mai multe
regiuni ale ţării întâlniri anuale, unde pe lângă sfaturile profesionale primite, îşi pot împărtăşi
experienţele şi problemele cu care se confruntă.”Dr. Pálosi Attila, directormarketing OrtoProfil.

Principalele teme abordate în cadrul simpozionului sunt:

• Noutăţi în domeniul protezării stomelor

• Actualităţi în prevenirea infecţiilor tractului urinar

• Sprijinul emoţional al pacienţilor cu imagine corporală afectată

• Schimbări şi provocări în viaţa persoanei purtătoare de stomă

• Ordinul Asistenţilor Medicali şi Moaşelor din România creditează evenimentul cu puncte
de educaţie medicală continuă.
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Sursa: OrtoProfil

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/36701353.jpg

1.10.69 Expoziție de flori, începând cu 29 octombrie (2012-10-19 08:23)

[1] Primăria Tîrgu-Mureş organizează în perioada 29 octombrie – 08 noiembrie, expoziţia de
flori cu vânzare care va avea loc în Piaţa Trandafirilor. Comunicatul instituției mai precizează:

Pe această cale invităm producătorii de flori locali, să participe la această manifestare, cu
flori şi aranjamente specifice sezonului. Pentru relaţii şi depunerea cererilor de participare
vă îndrumăm să vă adresaţi Serviciului autorizări activităţi economice, telefon de contact
0265-268330, int. 218, 171, 225.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/primaria-tirgu-mures.jpg

1.10.70 BC Mureș s-a impus aseară în fața Gaz Metan (2012-10-19 08:34)

[1] Meciul de aseară BC Mureş - Gaz Metan Mediaş găzduit de Sala Polivalentă din Tîrgu-
Mureș s-a încheiat cu o nouă victorie importantă pentru clubul mureșean: 79 - 64 (19-19,
15-11, 12-21, 33-13). Echipa venea după o altă victorie notabilă, obținută la Brazi. Se încheie
astfel o primă serie de meciurile foarte grele pentru BC Mureș, la finalul căreia antrenorul
Srecko Sekulovic spunea:

Avem două victorii din primele trei etape, când am jucat cu cele mai valoroase
echipe din campionat. Cine ar fi crezut?
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Sursa: BC Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/Bc-mures.jpg

1.10.71 Aeroportul se retrage din Airport Regions Conference
(2012-10-19 09:02)

[1] Consiliul Județean Mureș, proprietar al Aeroportului Transilvania Tîrgu-Mureș in-
tenționează să retragă instituția pe care o are în subordine din Conferința Regiunilor
Aeroportuare (Airport Regions Conference). Un proiect de hotărâre de CJ va fi supus dezbaterii
în ședința de plen care va avea loc săptămâna viitoare. În expunerea de motive, conducerea
CJ menționează că, din 2004 de când a devenit membru, aeroportul nu s-a bucurat de prea
multe beneficii aduse de calitatea de membru în acest for, în schimb s-au cheltuit sume
însemnate de bani care erau plătite pentru cotizația de membru:

În perioada 2004-2012, am constatat că Aeroportul „Transilvania” Tîrgu Mureş a fost
cooptat într-o singură activitate, care a presupus organizarea la Tîrgu Mureş a unei
şedinţe semestriale A.R.C. (30 iunie – 1 iulie 2005), dar în niciunul dintre celelalte
proiecte desfăşurate de A.R.C. Analizând aspectele prezentate mai sus, precum
şi faptul că prezenţa judeţului Mureş în structura A.R.C. a presupus efectuarea
unor cheltuieli legate de plata cotizaţiei anuale în sumă totală de 34.548 Euro, se
constată că rezultatele nu au fost cele aşteptate.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/IMAG0317.jpg

1.10.72 Târg internațional de carte, în 15-17 noiembrie (2012-10-19 09:07)

[1] Asociaţia „Breasla Cărţii Maghiare din România” organizează cea de-a XVIII-a ediţie a
Târgului Internaţional de Carte, care va avea loc la Târgu Mureş, în perioada 15-17 noiembrie
2012. Târgul îşi va aştepta vizitatorii, timp de trei zile, în foaierul şi sălile de spectacole ale
Teatrului Naţional, iar potrivit organizatorilor, invitaţii speciali ai târgului vor fi copii între 2 şi
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12 ani, care vor participa la evenimente organizate în cadrul Clubului copiilor şi vor beneficia,
pe 15 noiembrie, de programe dedicate lor, prin prisma atractivităţii lecturii – poveştile şi
mirajul lor – psihologia lecturii pentru poveşti, ilustrări de carte, jocuri şi confecţionare obiecte
de artă sau pregătirea şi confecţionarea de păpuşi-personaje de poveste, programe de dansuri
pentru copii etc. Totodată, Asociaţia „Breasla Cărţii Maghiare din România”, invită publicul
la spectacole sub egida centenarului Caragiale şi Örkény, o incursiune vie în lumea teatrului
din perspectiva scrierilor clasice. Târgul presupune pe lângă partea activă a târgului, o serie
de manifestări conexe, constând din prezentări de carte, întâlnirea cititorilor cu diferiţi autori
şi două concerte, unul pentru copii cu Formaţia „ALMA” şi unul pentru tineret, cu Formaţia
„Kávészünet” din Ungaria, precum şi trei spectacole de teatru: Năpasta, de I. L. Caragiale,
Valtozatok, de Örkény, producţii ale Teatrului Naţional din Tîrgu-Mureş şi spectacolul Ezt
meséld el, Pista, de Mácsai Pál, spectacolul Teatrului Örkény din Ungaria.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/tntgm.jpg

1.10.73 Proiect pentru pistă de biciclete Centru - Weekend (2012-10-19 09:27)

[1] În ședința de săptămâna viitoare a Consiliului Local Tîrgu-Mureș, consilierii vor avea
pe ordinea de zi un proiect de hotărâre inițiat de consilierul UDMR Peti Andras, care prevede
amenajarea unei piste de biciclete care va lega Piața Trandafirilor de Complexul de Agrement
Weekend. În expunerea de motive, se face referire la un studiu de fezabilitate mai mare, depus
pentru un proiect european, care însă nu a obținut finanțarea. Din acel studiu, consilierul cere
acum să se amenajeze o primă porțiune:

Luând în considerare H.C.L. nr. 250 din 29 iulie 2010 privind aprobarea în principiu a
Strategiei de dezvoltare a retelei de piste pentru biciclete in Tîrgu Mureș, respectiv
H.C.L. nr. 302 din 28 iulie 2011 privind aprobarea Studiului de fezabilitate şi
Indicatorii tehnico - economici pentru obiectivul AMENAJARE PISTE DE BICICLETE
ÎN MUNICIPIUL TÎRGU MUREŞ, și faptul că proiectul nu a obținut finanțarea neram-
bursabilă, iar pentru realizarea ei a fost prevăzută în buget suma de 500.000 lei.
Drept pentru care propun consiliului local adoptarea hotărârii așa cum este propus
mai jos, respectiv din suma de 500.000 lei să fie realizat parțial pista de bicicletă,
în conret traseul II între Piața Trandafirilor – Complexul de Agrement și Sport Mureșul.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/reghin_bicicleta.jpg
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1.10.74 Ținta USL - menținerea numărului de mandate (2012-10-19 09:38)

[1] Preşedintele interimar al PSD Târgu Mureş, Ştefan Someşan, care este şi vicepreşed-
intele organizaţiei judeţene, a declarat vineri, într-o conferinţă de presă, că Uniunea Social
Liberală (USL) are ca ţintă în judeţ cel puţin menţinerea numărului actual de mandate - trei
de deputat şi unul de senator. ’Judeţul Mureş este mai deosebit din punct de vedere etnic,
partidele româneşti dispută 63 % din numărul total de voturi, iar lucrurile vor sta destul de
ciudat. Nu poţi face evaluări clare în privinţa alegerilor. Noi dorim să organizăm alegerile în
mod serios astfel încât să maximizăm voturile pentru USL şi să obţinem cât mai multe locuri.
USL are acum trei deputaţi şi un senator, acest target este minimal, este pus în faţa noastră
şi ni-l asumăm’, a arătat Someşan.

În privinţa candidaturii la Camera Deputaţilor a Annei Jugănaru, în colegiul VI Mureş, impusă
de PSD de la nivel central, Someşan crede că aceasta are şanse să câştige alegerile, întrucât
sondajele au evidenţiat că se va vota politic. Acesta a spus că decizia este luată şi ’este
favorabilă partidului’ şi că, dacă Anne Jugănaru îşi va face o campanie electorală bună, are
toate şansele de reuşită, mai ales că în Sighişoara există primar PSD, iar colegiul respectiv
social-democraţii au şi alţi primari. ’În alegerile acestea - ca şi în cele de acum patru ani - se
vorbeşte despre echipă. Dacă fiecare face câte ceva, poate maximiza şansa. Şansele d-nei
Anne Jugănaru sunt reale şi rămâne de văzut dacă va face o campanie bună şi să câştige în
colegiu’, a mai spus Someşan.

În privinţa recentelor demisii ale liderului PSD Târgu Mureş, dr. Dragoş Popa, şi a secretarului
executiv al PSD Mureş, Cornel Brişcaru, Ştefan Someşan a arătat că acuzaţiile acestora -
potrivit cărora interesele PSD ar fi fost subordonate PNL în cadrul USL Mureş - nu sunt reale.
’Acestea nu dezavantajează politic nicio formaţiune componentă, pentru că s-a luat în calcul
numărul electoratului. Se urmăreşte maximizarea voturilor şi în Mureş’, a precizat Someşan.

Cât despre cedarea de către UNPR Mureş a colegiului senatorial IV către PSD, Ştefan Someşan
a subliniat că UNPR şi PSD nu au semnat încă un protocol judeţean, dar că acesta va fi semnat,
şi că, dacă senatorul Corneliu Grosu a acceptat cedarea colegiului către Alexandru Petru
Frătean, ’înseamnă că lucrurile sunt clare’.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/406371_364050167000097_1727652296_n.jpg

1.10.75 Csegzi candidează împotriva UDMR (2012-10-19 11:23)

[1] Consilierul primarului din Târgu Mureş, Csegzi Sandor, şi-a anunţat vineri intenţia de a
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candida ca independent la Camera Deputaţilor, în Colegiul I din municipiu, în ciuda faptului că
ar putea fi exclus din UDMR întrucât va porni în cursa electorală împotriva deputatului Uniunii,
Kerekes Karoly. ’Există un articol în regulamentul UDMR, care spune că cine candidează
împotriva UDMR este exclus din organizaţie. Eu mi-am prezentat intenţia, voi deveni candidat
când voi depune listele de semnături şi voi fi acceptat de Biroul Electoral Judeţean. Dar
probabil aşa se va întâmpla (...) Nu am primit o decizie de excludere a mea din UDMR, am
vorbit cu preşedintele UDMR Târgu Mureş, Benedek Istvan, care neagă acest lucru, mi-a
spus că s-a discutat despre intenţia mea de a candida şi a fost o formulare că voi fi exclus,
în eventualitatea în care voi candida’, a declarat Csegzi Sandor, care a fost viceprimar al
municipiului din partea UDMR până la alegerile locale din iunie.

Csegzi a arătat că şi-a dat demisia din toate funcţiile deţinute în UDMR în momentul în care
a comunicat că vrea să candideze ca independent, însă a rămas membru al Uniunii şi că
intenţionează să demareze adunarea semnăturilor necesare depunerii candidaturii. ”Sper să
am în jur de 3.000 de semnături. Dacă voi fi ales, va fi o premieră pentru România. Ştiu că ex-
istă reţineri din partea unora, dar dacă în Parlamentul European au intrat 30 de persoane prin
candidaturi independente, cred că şi în Parlamentul României se poate’, a spus Csegzi Sandor.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/csegzi-sandor.jpg

1.10.76 Se inaugurează drumul Coroisînmărtin - Viişoara (2012-10-19 11:47)

[1] Luni, 22 octombrie, va avea loc recepţia de terminare a lucrărilor de reabilitare a
drumului judeţean 142C Coroisînmărtin - Zagăr - Viişoara - limită judeţ Sibiu. Evenimentul
este programat începând cu ora 12:00, la intersecţia drumului DJ 142C cu DJ 142 (Sibiu), din
localitatea Coroisînmărtin.

Consiliul Judeţean Mureş are în implementare proiectul „Reabilitarea şi modernizarea drumului
judeţean 142 C”, finanţat prin Programul Operaţional Regional 2007 - 2013, axa prioritară 2
- Îmbunătăţirea infrastructurii de transport regionale şi locale, domeniul de intervenţie 2.1 -
Reabilitarea şi modernizarea reţelei de drumuri judeţene, străzi urbane – inclusiv construcţia
- reabilitarea şoselelor de centură. Valoarea totală a proiectului este de 24.022.048 lei din
care finanţare nerambursabilă 18.662.982 lei, având o durată de implementare de 45 luni, cu
termen de finalizare 20 noiembrie 2012. În cadrul proiectului au fost reabilitaţi şi modernizaţi
20,5 km de drum judeţean.

Sursa: CJ Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/488104htoyer3w0.jpg
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1.10.77 Întâlniri târnăvenene în Canada (2012-10-22 01:04)

[1] Localnicii din Tîrnăveni care au emigrat în Canada şi-au format un obicei din a se întâlni
periodic la mii de kilometri distanţă de oraşul natal. În luna septembrie s-au desfășurat două
astfel de reuniuni în zona Montreal.

Prima dintre ele s-a desfășurat sâmbătă, 8 septembrie, iar Maison Gisele-Auprix-St-Germaine,

din Longueil Canada, a fost gazda celei de a III-a ediţii a întâlnirii celor plecaţi din Tîrnăveni

peste ocean. Familiile stabilite în Canada în zona metropolitană a Montrealului şi-au dat întâl-

nire la o nouă ediţie a evenimentului organizat de Daniel Moga şi Ovidiu Vunvulea. Aproape

90 de persoane au ţinut să participe la evenimentul care a devenit deja o tradiţie printre cei

plecaţi de mai mult timp din Tîrnăveni. Petrecerea a fost apreciată de toţi cei prezenți care

speră să fie organizată şi ediţia a IV-a, următoarea întâlnire fiind programată în primăvara

anului 2013.

O altă reuniune…

…. s-a desfășurat în data de 28 septembrie. Oameni de afaceri din Tîrnăveni au fost prezenţi
la întâlnirea unor afacerişti din Montreal. Emil Rus, proprietarul companiei Alarme Dracula, în
colaborare cu Comunitatea Românească din Monteregie, regiune situată la sud de Montreal,
a organizat o serată invitând oameni de afaceri români din toate domeniile de activitate din
zona metropolitană a Montrealului (Laval, Montreal, Longueuil).

Întâlnirea, care s-a desfășurat la Restaurantul Casa Greque din Brossard, a avut drept scop
ca oamenii de afaceri români să se cunoască între ei şi să-şi facă cunoscute serviciile oferite.
Printre numeroşii participanţi din diverse domenii de activitate, Tîrnăveniul a fost reprezentat
de Raiu Florin-George, proprietarul firmei Instal Electric şi Andrei Csaba Ersek – traducător
agreat.

Comunitatea românească din Monteregie (CRM) a fost reprezentată de către preşedintele Dan
Constantin Mieilă şi vicepreşedintele Adrian Dumitru, la întâlnire fiind reprezentat şi Consulatul
Românesc prin Ionuţ Cristian Negrescu – consul economic la Montreal.
Evenimentul a avut şi un scop caritabil, participanţii la întâlnire oferind un sprijin pentru noii
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sosiţi şi stabiliţi în Canada.

Organizatorul evenimentului a declarat că după această întâlnire se va tipări o broşură cu
cărţile de vizită ale tuturor participanţilor, broşura fiind distribuită fiecărui participant la
evenimentele viitoare ale CRM.

După ce s-au pus bazele unor colaborări viitoare între oamenii de afaceri, întâlnirea a continuat
cu o petrecere.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/canada3.jpg

Szentgyorgyi Alexandru (2012-10-27 05:46:23)
Felicitari pentru initiativa comunitatii romanesti din Monteregie! Cu deosebita consideratiune Alex

1.10.78 „Moșul” reghinenilor (2012-10-22 01:09)

[1] Fundația olandeză din orașul Viannen (înfrățit cu Reghinul din anii ’90) și-a făcut deja

o tradiție de a vizita Reghinul de două ori pe an și de a-i ajuta pe cei nevoiași cu tot felul de

obiecte, articole de îmbrăcăminte și chiar mobilier sau electrocasnice. Săptămâna trecută

olandezii au adus haine, jucării și materiale didactice care vor fi distribuite acolo unde este

nevoie. Cel care a însoțit delegația olandeză la Reghin, Peter Schuller (fost angajat al Primăriei

și care a inițiat câteva parteneriate de acest gen pentru municipiul Reghin), a declarat că

în principal cadourile au ajuns la fundații, mănăstiri și biserici, în total fiind vorba de 42 de

puncte din zona Reghin.

Jucării și material didactic

O mare parte din materialul didactic și jucăriile primite va ajunge la școala specială din

cartierul Apalina. Este vorba despre Centrul Școlar de Educație Incluzivă Nr. 3 din Reghin.

Acesta desfășoară activități de educație, terapie, recuperare și preprofesionalizare pentru

copiii cu diferite deficiențe și dificultăți de învățare, fiind singura școală specială din zona
©2024 www.punctul.ro 1325

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/canada3.jpg


BlogBook 1.10. OCTOBER

Reghin. Activitățile educative cu elevii și preșcolarii acestei instituții necesită materiale

didactice diversificate și adaptate diferitelor tipuri de afecțiuni, motiv pentru care ele sunt

greu de găsit, costă mult și se deteriorează foarte repede. Și chiar dacă în acest moment

școala este bine dotată din toate punctele de vedere, spune directorul Ioan Socol, cadourile

sunt bine-venite. Ele vor fi folosite în cadrul activităților de ludoterapie, educație senzorială și

chiar stimulare cognitivă.

Un mod de a trăi

Se pare că olandezii din Viannen și-au făcut un mod de viață din a nu arunca nimic din ceea ce
poate fi refolosit. Peter Schuller spune că „acești oameni duc în fiecare sâmbătă la un centru
de colectare ceea ce le prisosește. Aici lucrează voluntari care sortează cu mare atenție tot
ceea ce se aduce. Apoi totul se ambalează în cutii, se face rost de mijloace de transport,
combustibil și se pleacă la drum pentru a duce obiectele colectate acolo unde este nevoie”.
Desigur, în acest fel se procedează și în alte părți. Așa se face că în ultimii ani la Reghin au
ajuns circa 5.000 de pupitre și bănci școlare, ele fiind aduse de cele trei fundații, din Germania,
Luxemburg și Olanda, care nu au încetat să vină la Reghin în ultimii 20 de ani.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/ajutoare.jpg

1.10.79 Fost parlamentar, actual „Cetăţean de onoare” (2012-10-22 01:15)

[1] În cadrul festivităţilor prilejuite de desfăşurarea „Toamnei luduşene” galeria oamenilor

de seamă distinşi cu Titlul de „Cetăţean de onoare” a oraşului Luduş s-a îmbogăţit cu numele

şi renumele lui Ionel Roman, fiu al oraşului, născut la 3 octombrie 1942, în prezent locuitor

al municipiului Cluj-Napoca. Proiectul de hotărâre al Consiliului Local Luduş a fost aprobat în

unanimitate de aleşii locali în şedinţa lunii septembrie.

La catedră şi în Parlament
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Ionel Roman a absolvit Şcoala Medie Mixtă Luduş în perioada 1956-1960, apoi Facultatea de

Filologie din Cluj-Napoca în anul 1965. Până în anul 1989 a fost profesor în mai multe şcoli

din judeţele Mureş şi Cluj, iar după schimbarea de regim din decembrie 1989, a fost directorul

unui liceu din Cluj-Napoca şi director al Casei Corpului Didactic până la 20 mai 1990 când a

fost ales şi validat ca Deputat în Parlamentul României, performanţă pe care o repetă şi la

alegerile din octombrie 1992. La Bucureşti

activează ca Vicepreşedinte al Adunării Deputaţilor din Parlamentul României, apoi devine

Secretar al Camerei Deputaţilor, Vicepreşedinte al Comisiei pentru Cultură, Arte şi Mijloace de

informare în masă, dar şi ca lector asociat la Şcoala de Înalte studii Politice şi Administrative

Bucureşti şi la Facultatea de Istorie şi Filologie din Alba Iulia. După încetarea activităţii de

parlamentar, Ionel Roman este lector titular la Universitatea „1 Decembrie 1918” din Alba

Iulia, după care se pensionează.

Departe de politică, aproape de cultură

Activitatea ştiinţifică desfăşurată pe parcursul a mai bine de cinci decenii este cuprinsă într-un
capitol dens în care se regăsesc lucrări de referinţă şi studii critice importante pentru cultura
română. Acum, Ionel Roman este preşedinte executiv al Fundaţiei Culturale „Mitropolit Andrei
Şaguna”, redactor al revistelor teologice „Lumină lină” şi „Hozeva” din Cluj-Napoca şi conduce
câteva lucrări de masterat „de la cele trei religii, ortodoxie, greco-catolici şi de la reformaţi pen-
tru că toţi suntem copiii lui Dumnezeu”, cum spune noul Cetăţean de onoare al oraşului Luduş.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/100_4679.jpg

Lucia Croitoru (2013-04-15 16:14:28)
imi place

Mariana Motogna (2013-04-29 12:39:03)
imi place...
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1.10.80 Autospeciale pentru Cetatea Sighișoarei (2012-10-22 01:19)

[1] Cetatea Medievală a fost dotată cu două autospeciale de stins incendii, care au fost
donate de pompierii englezi din Shropshire, prin intermediul Fundaţiei Mihai Eminescu Trust,
în cadrul întâlnirii partenerilor din Proiectul Heritprot.

Proiectul Heritprot are ca obiectiv creşterea eficacităţii politicilor de dezvoltare regională şi
contribuţia acestora la modernizarea economică şi întărirea competitivităţii în Europa, în
domeniile inovării, economiei, mediului, precum şi prevenirea riscurilor, prin mijloace de
cooperare interregională.

În proiectul care se derulează în intervalul ianuarie 2012-decembrie 2014, alături de municipiul
Sighişoara se regăsesc Consorţiul de prevenire şi stingere a incendiilor din Tenerife (Spania),
Serviciul pentru prevenire şi stingere a incendiilor din Merseyside (Liverpool, Marea Britanie),
Serviciul de protecţie civilă din insulele Azore (Portugalia), primăriile oraşelor Cuenca (Spania),
Riga (Letonia), Varşovia (Polonia), Holloko (Ungaria), Bergen (Norvegia) şi Vilnius (Lituania).

Bugetul proiectului Heritprot este de peste un milion de euro, dintre care în jur de 115.000
de euro revin oraşului Sighişoara - 85 % din sumă fiind finanţată de Fondul European de
Dezvoltare Regională, 13 % de către Ministerul Dezvoltării Regionale şi Turismului şi 2.288 de
euro ca suporta municipiul.

Sighişoaraa primit cele două autospeciale la sfârșitul săptămânii trecute, sâmbătă, la ora
12,00, în cadrul unei ceremonii care s-a desfășurat în Piaţa Cetăţii.
Alături de Sighişoara, ISU Mureş a primit un autocamion cu diferite echipamente şi accesorii
specifice muncii, iar ISU „Ţara Bârsei” Braşov o autospecială de stins incendii, reprezentând de
asemenea donaţii din partea Departamentului de Pompieri din Shropshire, din Marea Britanie.

Istrate Manu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/IMG_8576.jpg

1.10.81 Reușite în sport (2012-10-22 01:31)

[1] Și săptămâna trecută a fost una plină pentru sportul mureșean, iar favoritele s-au
comportat bine și mai mult decât atât. În sfârșit, după multe competiții, BC Mureș a reușit să
învingă Gaz Metan Mediaș în campionat, la finele unui meci echilibrat. Cei aproximativ 1.600
de spectatori prezenți în Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureș au asistat la o victorie frumoasă în
fața unui adversar puternic, Gaz Metan Mediaș, scor 79-64. BC Mureş: Ciric 23 (3x3), Peciukas
18 (3x3), Ceskovic 17 (3x3), Cuic 15 (2x3), Balaban 6, Dumitru, Adebayo, Jucan. Gaz Metan:
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Mladenovic 20, Mitchell 13 (2x3), Ivanovic 12 (1x3), Dundjerski 7 (1x3), Graham 5, Mandache
3 (1x3), St. John 3, Guţoaia 1, Nicoară, Marcu.

Rămânând tot la baschet, echipa feminină BC Nova Vita Tîrgu-Mureş a obţinut, sâmbătă seara,
a doua victorie în Liga Naţională de baschet feminin. Fetele, antrenate de Ionel Brustur şi Dan
Matic, s-au impus, pe teren propriu, cu 97 la 61(26-5, 25-21, 27-6, 19-29) în faţa Universităţii
CSM Oradea, într-o partidă din etapa a VI-a. Chantel Hilliard a fost din nou cea mai bună
baschetbalistă de la BC Nova Vita, reuşind un double-double (21 de puncte, 15 recuperări
şi trei pase decisive). Un meci foarte bun a făcut şi Beatrice Alaiba (18 puncte, o singură
aruncare ratată din zece încercări şi două recuperări). S-au remarcat şi americancele Tarkeisha
Mackey (11 puncte şi 3 recuperări), Renee Riggs (10 puncte, 3 recuperări şi 3 pase decisive)
şi Lashawn Johnson (8 puncte, 7 recuperări, o pasă decisivă). Folosite mai mult ca de obicei,
jucătoarele din pepiniera proprie au dovedit că merită creditul acordat de banca tehnică. Gal
Emese a marcat 10 puncte (două aruncări de trei), având şi o recuperare, Iohanna Borşan a
înscris 8 puncte (plus trei recuperări şi o pasă decisivă), iar Bartha Borbala a adunat la activ 5
puncte, două recuperări şi două pase decisive. O contribuţie importantă în economia jocului
au avut Mihaela Mihai (6 puncte - ambele de la trei, două recuperări, 3 pase decisive), dar şi
Danielle Walker (4 recuperări, 6 pase decisive). Pentru BC Nova Vita au mai evoluat Lavinia
Mitachi (două recuperări şi o pasă decisivă) şi Alexia Adams (două pase decisive).

Echipa noastră stă în etapa a VII-a, urmând ca, în cadrul rundei a VIII-a, să întâlnească
sâmbătă, 3 noiembrie, de la ora 18, la Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureş, formaţia BCM Danzio
Timişoara.

Trecând la Liga a doua, tot sâmbătă, FCM Tîrgu-Mureș a obținut 1-1, în meciul desfășurat la
Baia Mare cu FCMU Baia Mare.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/Bc-mures-5.jpg

1.10.82 Reduceri la dobânzile în euro (2012-10-22 01:36)

[1] O serie de bănci au anunțat reduceri de dobânzi la depozitele în euro care au trecut sub
pragul de patru procente, cu toate că în piață mai găsim încă oferte de dobânzi care depășesc
și 5 procente.

Dobânda medie pentru depozitele în euro, conform statisticilor moneycenter.ro, trece de 3 %,
în afară de scadența la o lună, unde dobânda are valoarea de 2.70 %. Dobânzi mai ridicate
la euro regăsim în special la băncile cu capital elen, care încearcă să atragă economiile
populației, oferind dobânzi mai mari decât media pieței. Recentele ajustări ale dobânzii
pentru economiile în euro vin în contextul în care de mai bine de un an dobânda Euribor se
află pe un trend de scădere, iar valorile ating în fiecare zi noi minime istorice, o veste bună
pentru cei care au credite în euro, dar nu și pentru cei care au economii în moneda europeană.
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Dobânda oferită la economiile în euro de către băncile din România continuă însă să fie una
ridicată, ce reflectă riscul de țară, dar și competiția acerbă dintre bănci, care nu mai primesc
finanțare ieftină de la băncile mamă și trebuie să se finanțeze de pe piața internă. Cu un
sold de credite în euro, care este mult mai mare decât depozitele atrase în această monedă,
bancherii sunt nevoiți să plătească dobânzi mai ridicate decât și-ar dori.

A doua bancă din România a redus dobânda la depozitele în euro cu până la 0.3 %, dobânda
plătită de BRD este situată acum între 2.3 % și 3.25 % la euro, la o sumă minimă de 1.000 de
euro.

O altă bancă care a modificat în scădere dobânda la depozite în euro este Raiffeisen Bank, care
a aplicat o reducere de până la 0.3 %. Dobânda oferită de bancă variază în funcție de maturi-
tatea depozitului și de suma disponibilă, fiind situată între 2.1 % și 3.3 %, cu un bonus de 0.35%
pentru clienții care își virează salariul sau pensia într-un cont curent deschis la Raiffeisen Bank.

Și cea mai mare bancă locală a ajustat dobânda la valută, cu același procent de 0.3 % pentru
toate scadențele. La BCR dobânda nu mai trece de trei procente, indiferent de scadență sau
de suma disponibilă.

Printre băncile care au anunțat că plătesc mai puțin pentru depozitele la termen în euro se
numără Millennium Bank, care oferă o dobândă maximă de 3.5 % acum, și Banca Carpatica,
la fel cu o dobândă maximă care nu mai trece de 4 procente.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Millenium-Bank.jpg

1.10.83 Felicitări, voluntarilor! (2012-10-22 01:39)

[1] Timp de două zile, la Tîrgu-Mureş, un grup de voluntari inimoşi şi-au dedicat orele lor
libere unei cauze nobile, şi anume strângerea de fonduri pentru dotarea Compartimentului de
Hemato-Oncologie Pediatrică a Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Tîrgu-Mureş.

Convinşi că minunile pot veni de la oameni, reprezentanţii Asociaţiei „Împreună pentru copiii
cu cancer”, Asociaţiei Clubul Sportiv Bushi ShinDo şi ai Clubului Rotary Maris au organizat
în Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureş un eveniment sportiv cu scop caritabil pentru a strânge
o parte din cei 35.000 de euro de care ar mai fi nevoie pentru modernizarea saloanelor
clinicii.Peste 100 de sportivi s-au alăturat acestei cauze şi zeci de voluntari s-au asigurat că
de la intrare şi până la ieşirea din Polivalentă totul decurge perfect. Ore petrecute în sprijinul
semenilor mai puţin norocoşi.

La această oră nu ştiu câţi bani s-au strâns, câţi mureşeni au donat participând la demon-
straţiile de judo şi arte marţiale, dar ştiu că un asemenea efort şi o asemenea iniţiativă
merită aplaudată. Mai ales că această iniţiativă vine să suplinească examenul picat de către
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responsabilii din sănătate, preocupaţi de investiţii de milioane de euro şi prea puţin de minimul
de confort pe care copilaşii îl pot avea, poate, înainte ca unii să devină îngeri.

Iniţiativa este cu atât mai lăudabilă cu cât şi banii utilizaţi pentru renovarea compartimentului
de Oncologie destinat micuţilor au fost strânşi din donaţii anonime de către voluntari de multe
ori anonimi.

Susţin astfel de iniţiative pentru că am convingerea că prin gesturi de umanitate, societatea în
care trăim poate învăţa sentimente poate uitate, organizaţiile neguvernamentale pot suplini
birocraţia şi imobilismul din sistemul bugetar şi pot face de 1.000 de ori mai bine un proiect
care, poate, ar muri într-un sertar sau ar fi mult umflat ca preţ dacă ar fi gestionat de un
minister, unitate spitalicească sau o autoritate publică.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Ligia1.jpg

1.10.84 Dominoul agricol mureșean (2012-10-22 01:39)

[1] În ultimul timp agricultura joacă un fel de domino. Astfel, pentru că județul Mureș

deține mii de hectare şi terenuri arabile cu fertilitate foarte ridicată a solurilor, sute de străini

au venit și au investit. Este vorba despre aproximativ 4.000 de hectare din județul Mureș care

sunt deținute de străini. Iar pentru că mureșenii au văzut că străinii pot, s-au ambiționat și

ei și au început să cumpere. Să investească. Iar rezultatele, deși nu sunt foarte mari, sunt

promițătoare, mai multe citiți mai jos…

Revigorare

Județul Mureș are capacitatea de a se dezvolta pe baza agriculturii. Județul nostru a avut și
are încă posibilitatea de a face agricultură la cel mai înalt nivel (în trecut, de exemplu, erau
celebre viile din zona Tîrnăveni). În prezent, unele ramuri agricole reînvie sau continuă tradiția.
Amintim, în acest context, livezile de meri de la Batoș. De curând, Liviu Timar, directorul DADR
Mureş, a lăudat dezvoltarea sectorului agricol existent la nivelul comunei Batoș, în special
pomicultura, viticultura şi zootehnia: „Când vorbim despre Batoş, întotdeauna ne gândim la
câteva domenii foarte importante. Ne gândim la pomicultură, la viticultură la zootehnie şi la
©2024 www.punctul.ro 1331

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Ligia1.jpg


BlogBook 1.10. OCTOBER

sectorul vegetal. La pomicultură, avem într-adevăr livezi vechi de pe vremea domnului Tomşa
şi a directorului Zbârcea, dar avem şi livezi ultraperformante care concurează cu orice livezi
din Uniunea Europeană, ceea ce înseamnă că ştim să facem agricultură performantă. Avem
viticultură, şi vinul din această zonă care are ceva specific a fost luat în atenţia investitorilor
din Austria. Este foarte bine că au venit, fiindcă cei care muncesc în acest domeniu sunt tot
oamenii acestor locuri. Avem sectorul zootehnic, o fermă la Goreni, care concurează cu orice
fermă din occident a domnului inginer Andone”.

De asemenea, cultura hameiului dă semne serioase de revigorare la nivelul județului, mai

ales în zona Sighișoarei. Aici, preşedintele Asociaţiei Producătorilor de Hamei din România,

ing. Acaţiu Ervin Mora, prin intermediul a două societăți comerciale, are grijă ca hameiul să

crească pe 182 hectare. „Suntem cei mai mari producători de hamei din ţară”, a afirmat ing.

Mora. Astfel, nu e de mirare că judeţul Mureş produce cam 65 % din cultura de hamei din

România.

Agricultură convenţională, neeficientă

Din păcate, agricultorii mureșeni nu sunt prea interesați să ofere produse bio. La nivel naţional
sunt înregistraţi aproximativ 10.000 de agricultori bio, însă judeţul Mureş este pe ultimele
locuri pe ţară. Totuși, în toamna aceasta, numărul fermierilor mureşeni care au depus cereri
pentru sprijinul agriculturii ecologice s-a dublat față de anul trecut. Astfel, la nivelul judeţului
Mureş au fost depuse 322 de cereri pentru această formă de sprijin.

O altă problemă este că adeseori, la nivelul judeţului, este practicată o agricultură de semi-

subzistență, caracterizată prin predominanța exploatațiilor agricole de dimensiuni mici, forța

de muncă îmbătrânită, ponderea scăzută a muncii mecanizate în procesul de producție și,

bineînțeles, o valoare scăzută a veniturilor obținute.

Pe mâna străinilor

O problemă a agriculturii, mai ales în viitorul nu foarte îndepărtat, va fi achiziționarea tot mai
multor terenuri ale județului de către străini mai ales din cauza faptului că, începând din anul
2014, cetățenii străini vor putea cumpăra terenuri agricole în România, pentru că așa s-a
prevăzut în tratatul de aderare a țării noastre la Uniunea Europeană. La nivel de țară, România
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este pe locul întâi în topul statelor europene în care străinii au cumpărat terenuri destinate
agriculturii. Astfel, suprafața de teren arabil deținută de către investitorii străini în România
se ridică la peste 700.000 de hectare (8,5 % din suprafaţa arabilă).

În prezent, peste 3.500 de hectare de teren din Mureş sunt deţinute de străini, arată un
studiu întocmit în urmă cu câţiva ani de Direcţia Agricolă Mureş. Cele mai multe terenuri
sunt achiziţionate în zona de câmpie. Între timp, suprafaţa achiziţionată de străini s-a mărit
deoarece există şi firme de intermediere care fac tranzacţiile.
Totuși, un lucru pozitiv este că Ministerul Agriculturii vrea să limiteze achiziţia de terenuri de
către cetăţenii străini începând de anul viitor.

Un alt lucru pozitiv ar fi, conform lui Liviu Timar, că presiunea investitorilor străini care au

început să cumpere prin intermediari suprafeţe de teren agricol însemnate, a redeschis

interesul mureşenilor pentru agricultură, suprafeţele rămase nelucrate reducându-se simţitor:

„Există un interes şi suprafaţa nelucrată la nivelul judeţului Mureş va scădea. Este odată

presiunea externă care se face, se cumpără de către străini, prin intermediari. Acest lucru i-a

mişcat pe fermierii şi producătorii agricoli. Terenuri care nu au fost lucrate încep să fie arate”.

Avantaje

Judeţul Mureş prezintă câteva avantaje demne de luat în calcul când vorbim despre dezvoltarea
agriculturii, avantaje evidenţiate de către Agenţia de Dezvoltare Regională Centru. Astfel, la
nivelul Regiunii Centru, cele mai multe comune şi sate sunt în judeţul Mureș (91 de comune
şi 464 de sate). Totuşi, trebuie să ţinem seama şi de faptul că judeţul nostru deţine cea mai
mare pondere, după Harghita, de locuinţe neocupate din numărul lor total (67 %).

Apoi, în judeţ avem şi terenuri arabile cu fertilitate foarte ridicată a solurilor. Cel mai bun
exemplu în acest sens este comuna Zau de Câmpie. De asemenea, cea mai mare pondere a
suprafețelor agricole de la nivelul Regiunii Centru se înregistrează în judeţul Mureș (61,1 %
din suprafața totală).

Mai mult, comunele mureşene beneficiază de cea mai bună infrastructură tehnico-edilitară

(apă, canal, gaz) de la nivelul Zonei Centru. Existența domurilor gazeifere și bogăția resurselor

de gaz metan din județul Mureș au determinat ca aproape jumătate din volumul total al

gazelor naturale distribuite în mediul rural din Regiunea Centru să fie pe teritoriul acestui

județ. Raportând lungimea rețelei conductelor de distribuție a gazelor la suprafața mediului

rural, cea mai mare densitate a rețelei de distribuție a gazelor este în județul Mureș. În cifre,
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la nivelul judeţului Mureş, din 91 de comune, 72 beneficiază de gaze naturale, 28 de instalaţii

de canalizare publică şi 66 de instalaţii de alimentare cu apă potabilă.

Ce producem?

Judeţul Mureș este renumit pentru calitatea efectivelor de bovine, Mureșul având și un puternic
sector de creștere a porcinelor. Astfel, Mureşul are cele mai multe bovine şi porcine dintre
toate judeţele Regiunii Centru.

Referitor la plante, mureşenii produc în primul rând leguminoase, apoi porumb, furaje, grâu,
orz şi orzoaică, cartofi. De asemenea, merită menţionat faptul că peste 40 % din producţia re-
gională de fructe (mai ales mere, cireşe şi vişine, pere) este obţinută la nivelul judeţului Mureș.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/agricultura.jpg

1.10.85 Colegiile pregătesc terenul pentru lupta electorală (2012-10-22 01:45)

[1] În urmă cu câteva numere, vă prezentam în paginile săptămânalului Punctul o listă cu

persoanele care la acea vreme erau în cărți pentru a candida la alegerile parlamentare ce se

vor desfășura în data de 9 decembrie. La acea vreme, doar UDMR avea anunțată varianta

oficială și finală a listei de candidați care vor intra în competiție. În rest, toate partidele

erau fie în negocieri între ele (vezi PSD, PNL și PC), fie în discuții în interiorul partidului

pentru desemnarea candidaților. Între timp, lucrurile s-au cernut, negocierile s-au apropiat de

finalizare, iar acum vă putem prezenta cum se vor desfășura ostilitățile pe fiecare colegiu în

parte, întrucât listele sunt aproape gata.

Colegiile
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Înainte de toate trebuie spus că aranjarea colegiilor electorale rămâne aceeași ca și la ultimele

alegeri parlamentare. Mai exact, vor fi patru colegii din care se va alege câte un senator,

fiecare dintre acesta împărțit fiind în câte două colegii din care se va alege câte un deputat.

Așadar, după alegeri, județul va fi reprezentat de patru senatori și opt deputați. Pentru

Camera Deputaților, colegiile 1 și 2 împart practic Tîrgu-Mureșul în două, colegiul 2 fiind în

mare măsură cartierul Tudor. Împreună formează colegiul 1 de la Senat. Colegiul nr. 3 de la

Camera Deputaților este format din oraşul Ungheni, plus comunele Acăţari, Ceauşu de Câmpie,

Crăciuneşti, Cristeşti, Gheorghe Doja, Glodeni, Gorneşti, Mădăraş, Pănet, Păsăreni, Sâncraiu

de Mureş, Sânpaul, Sântana de Mureş, Şincai, Voivodeni. Împreună cu Colegiul 5 pentru

deputați - care este format din oraşele Miercurea Nirajului, Sângeorgiu de Pădure și Sovata,

plus comunele Bereni, Chibed, Corunca, Eremitu, Ernei, Fântânele, Găleşti, Ghindari, Hodoşa,

Livezeni, Măgherani, Neaua, Sângeorgiu de Mureş, sărăţeni, Vărgata, Veţca – formează

Colegiul nr. 2 de Senat. Colegiile 4 și 6 de deputați, formează colegiul 3 de Senat. Este vorba

de zona acoperită de municipiul Tîrnăveni, oraşele Iernut și Luduş, plus comunele Adămuş,

Aţintiş, Bichiş, Bogata, Cheţani, Cucerdea, Cuci, Găneşti, Ogra, Tăureni (colegiul 4 deputați) la

care se adaugă municipiul Sighişoara și comunele Albeşti, Apold, Bahnea, Băgaciu, Bălăuşeri,

Coroisânmartin, Daneş, Mica, Nadeş, Saschiz, Suplac, Vânători, Viişoara, Zagăr (colegiul 6

deputați). În fine urmează colegiul 7 deputați - oraşul Sărmaşu plus comunele Aluniş, Band,

Batoş, Băla, Brâncoveneşti, Cozma, Crăieşti, Deda, Fărăgău, Grăbenişu de Câmpie, Iclănzel,

Lunca, Lunca Bradului, Miheşu de Câmpie, Papiu Ilarian, Pogăceaua, Râciu, Răstoliţa, Ruşii

Munţi, Sânger, Sânpetru de Câmpie, Stânceni, Suseni, Şăulia, Valea Largă, Vătava, Zău de

Câmpie - și colegiul 8 deputați - municipiul Reghin și comunele Beica de Jos, Breaza, Chiheru

de Jos, Gurghiu, Hodac, Ibăneşti, Ideciu de Jos, Petelea, Solovăstru. Acestea două, formează

colegiul 4 Senat.

Actorii bătăliei pentru colegii…

UDMR are finalizată lista, iar la USL negocierile s-au finalizat și sunt șanse aproape nule să se

mai schimbe ceva, mai ales că s-a desfășurat deja prezentarea oficială la București. PD-L are
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finalizată lista, zice-se în proporție de 80 %, însă ea trebuie aprobată de conducerea centrală,

iar acest pas încă n-a fost parcurs. Mai mult, sigla sub care vor intra în competiție nu va fi

trandafirul PD-L, ci s-a optat pentru Alianța pentru o Românie Curată (ARC), chiar dacă în

Mureș toți candidați vor fi dați cel mai probabil de PD-L. Dacă luăm pe rând colegiile, atunci

situația e în felul următor.

Pe rând

[2] La Senat pe colegiul 1 va fi una din cele mai dure confruntări. Se vor ciocni Dorin Florea

(PD-L) – în cazul în care nu renunță la candidatură, Frunda György (UDMR) și Ștefan Someșan

(PSD). Pe colegiul 2 de Senat favorit absolut va fi Béla Markó (UDMR), însă surpriza ar putea

apărea printr-o candidatură a lui Tőkés László, susținut comun de PCM și PPMT, asta în cazul

în care proiectul politic va fi agreat în timp util de ambele formațiuni. Vor mai candida aici

Ladislau Schwartz (PD-L) și Cosmin Duma (PNL). La colegiul 3 Senat confruntarea se va da

între actualul senator Petru Bașa (PD-L), Balogh Iosif (UDMR) și Akos Mora (PNL). În fine, pe

colegiul 4 Senat intră în competiție prefectul Alexandru Petru Frătean (PSD), fostul inspector

școlar general Dumitru Matei (PDL) și Csep Andrea (UDMR).

La deputați…

[3] …bătălia se anunță cel puțin la fel de acerbă. Dar să le luăm pe rând. Colegiul 1
deputați va fi disputat de fostul prefect Marius Pașcan (PD-L), actualul deputat Kerekes Károly
(UDMR), Dan Sâmpălean (PNL) și, surpriză, anunțata candidatură a lui Csegzi Sándor ca
independent.

La colegiul 2, actorii confruntării vor fi actualul deputat Doru Oprișcan (PD-L), Florin Buicu
(PSD) și vicepreședintele CJ Lokodi Edita (UDMR). În colegiul 3, se vor confrunta actualul
deputat Kelemen Attila (UDMR), Teodor Giurgea (PD-L) și Lukács Loránd (PNL). Colegiul 4
va fi câștigat de unul dintre următorii candidați: fostul primar de Luduș Florin Urcan (PD-L),
Manuel Butiulcă (PNL) și Fodor József (UDMR). Disputa din colegiul 5 îi va avea în prim-plan pe
deputatul Borbély László (UDMR), Dinu Socotar (PC) și Meleg Viktor (PDL). Colegiul 6 va avea
ca principali actori pe deputatul Toader Stroian (PDL), impusa de la București Anne Jugănaru
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(PSD) și Gogolák Csongor (UDMR). În colegiul 5 intră în cursă primarul de la Rîciu, Ioan Vasu
(PDL), vicepreședintele CJ Cristian Chirteș (PNL) și Sallai Imre (UDMR). În fine, colegiul 8 va fi
disputat de deputatul Vasile Gliga (PSD), Liviu Todoran (PDL) și Eros Csaba (UDMR).

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/borbely-laszlo.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/alegeri_locale_img_9920.jpg
3. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/csegzi-sandor.jpg

1.10.86 Şantiere cu duiumul (2012-10-22 01:54)

Stăm prost la finalizarea proiectelor europene şi a celor din fonduri bugetare. Lipsa

finanţării este principalul motiv pentru care şantierele împânzesc România, inclusiv judeţul

Mureş, acolo unde acestea au fost deschise. Şantiere care nu ştim, în unele cazuri, dacă se

vor închide vreodată.

La jumătatea lunii august…

… agenţia de presă Mediafax publica o analiză prin care arăta că mai mult de o treime din
proiectele finanţate din fonduri europene şi asumate ca prioritate de Guvern au avansat
extrem de slab în primul semestru, în multe cazuri cu un ritm de execuţie de nici măcar
jumătate de procent. Printre judeţele amintite se număra şi Mureşul unde se înregistrau,
potrivit analizei menţionate, întârzieri atât la proiectul privind extinderea reţelei de apă şi
canalizare, cât şi la cel privind managementul integrat al gestiunii deşeurilor. Potrivit sursei
citate, proiectul privind alimentarea cu apă înaintase de la 0 % la 1,21 % de la sfârşitul anului
2011 până la jumătatea acestui an.

Fapt recunoscut, de altfel, şi de beneficiarii acestui proiect. Preşedintele Consiliului Judeţean,
Ciprian Dobre, susţine că acest proiect este în întârziere cu aproape 12 luni din cauza contes-
taţiilor depuse de către participanţii la licitaţiile privind contractarea executanţilor proiectului.
Sunt în joc 110 milioane de euro, pe care autoritatea judeţeană nu are de gând să îi piardă,
motiv pentru care a solicitat Autorităţii de Management din Ministerul Mediului o prelungire
a termenului de finalizare a proiectului. Termenul de finalizare ar fi 2015. Până acum, s-au
semnat contracte de prestări servicii de consultanţă şi proiectare, dar şi de lucrări, şi anume
pentru reabilitatarea staţiilor de epurare din Reghin şi Tîrnăveni. Numărul total de contracte
de lucrări este de 16, potrivit reprezentanţilor Aquaserv, beneficiarul proiectului.
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Celălalt proiect mai sus-amintit este mai avansat, fapt demonstrat şi de procentul mai mare

de realizare a lucrărilor care a crescut de la 1,23 %, cât era la sfârşitul anului trecut la aproape

8 % la jumătatea acestui an. Întârzierile sunt puse în cârca Primăriei Tîrgu-Mureş care nu

s-a grăbit cu licitaţia pentru construcţia drumului şi introducerea utilităţilor – curent electric,

apă şi canalizare la staţia de transfer din satul Vălureni, comuna Cristeşti. Proiectul privind

managementul integrat al deşeurilor are o valoare de 44 de milioane de euro.

Apa noastră cea de toate zilele

Derularea investiţiilor privind reţelele de apă şi canalizare este dezastruoasă şi dacă ne referim
la finanţarea lor în baza HG 577 din 1997. Din nouă lucrări pe subprogramul privind alimenta-
rea cu apă a satelor, aprobate spre finanţare în comunele Brâncoveneşti, Şăulia, Cristeşti,
Sîngeorgiu de Mureş, Grebenişu de Câmpie, Mica, Suplac, Viişoara şi Zagăr, singura începută
este cea din comuna Brâncoveneşti. Restul sunt cel mult la stadiul de fezabilitate sau proiect
tehnic pentru că fie nu au fost finanţate, fie au fost finanţate insuficient. Vorbim despre o sumă
totală de aproape 46 de milioane de lei şi în stilul românesc proiectele au fost aprobate înainte
să existe sursa de finanţare, cu toate că în legea bugetului scrie negru pe alb altceva. În ceea
ce priveşte subprogramul de canalizare şi epurare a apelor uzate, situaţia este şi mai tragică.
Din cele nouă proiecte depuse de administraţiile publice comunale – Saschiz, Brâncoveneşti,
Cristeşti, Sîngeorgiu de Mureş, Pănet, Vărgata, Suseni, Aluniş şi Suplac, niciunul nu este măcar
început. În acest an, Ministerul Dezvoltării Regionale şi Turismului (MDRT) a cuprins în buget
alocarea a 9 milioane de lei acestor proiecte dintr-un necesar total de aproape 90.

Puţin mai bine stăm în ceea ce priveşte drumurile comunale. Din cele 23 care au fost propuse
spre finanţare MDRT, patru au fost realizate integral prin eforturile autorităţilor locale – vorbim
de comunele Zau de Câmpie, Ideciu de Jos, Mica şi Pogăceaua. Doar că Ministerul nu a aprobat
banii din motive rămase necunoscute. Pentru modernizarea celor 23 de drumuri ar fi necesare
36 de milioane de lei.

La Răstoliţa a început realizarea reţelei de canalizare, proiect derulat prin intermediul Minis-

terului Mediului. Stadiul proiectului e undeva la 50 %, iar costul investiţiei la 9 milioane de

lei. La fel, 3,9 milioane de lei ar urma să coste introducerea reţelei de apă curentă, proiect

finanţat pe OG 7 început şi nici până acum finalizat. În funcţie de bani, lucrările vor continua

sau vor intra în conservare.

Alte întârzieri
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Nu sunt însă singurele probleme constatate în derularea proiectelor de investiţii în judeţul
Mureş. Să începem cu investiţia nefinalizată Patinoarul Artificial, beneficiar Clubul Sportiv
Mureşul, de lângă Stadionul Municipal de care şi-a legat numele deputatul UDMR Borbély
László. Lucrările la ceea ce se vroia cel mai mare patinoar artificial din România au început în
iunie 2008 şi urmau să fie finalizate în luna decembrie a aceluiaşi an. Ceea ce nu s-a întâmplat.
În luna decembrie 2008, Primăria Tîrgu-Mureş a emis o nouă autorizaţie de construcţie potrivit
căreia lucrările urmau să se încheie în luna decembrie a anului următor. Pe şantier au
lucrat muncitorii şi specialiştii Kesz Ungaria, Ecoterm Ardeal şi Izorep, valoarea lucrărilor fiind
estimată la peste şase milioane de euro, bani de la bugetul de stat.

Lucrările nu s-au încheiat nici în decembrie 2009, nici în 2010 şi nici măcar în 2012. S-au
cheltuit în schimb în jur de 20,5 de milioane de lei şi ar mai fi nevoie de încă vreo şase
pentru ca patinoarul să fie funcţional şi să fie dotat conform standardelor competiţionale
internaţionale. Speranţele s-au legat după cum a menţionat şeful Direcţiei Judeţene de Sport,
Horaţiu Cioloboc, de o rectificare bugetară aşteptată în această vară după ce anul trecut s-a
aprobat, dar banii nu au mai ajuns la CS Mureşul. Iar sursele noastre spun că nu prea ar vrea
nimeni să îşi mai asume această investiţie deoarece ar fi cel mai scump patinoar din Europa,
raportat la capacitatea sa - 1.800 de locuri, teren – 1.800 de mp şi dotări.

Iar dacă am amintit de patinoar să nu uităm de Stadionul Municipal. În vara lui 2010, Primăria
Tîrgu-Mureş după ce a plâns vreo alţi 10 ani că nu îi este transferat stadionul în patrimoniu îl
primea cadou de la Guvernul Boc. De atunci au trecut doi ani şi nici măcar o bucată de lemn
nu a fost schimbată din tribunele fostului stadion ASA. Primăria l-a primit cu titlu gratuit şi
cu sarcina de a nu-i schimba timp de 5 ani zile destinaţia. Mai sunt vreo trei şi edilii pot să îl
demoleze şi să construiască altceva acolo. Dacă rămânem la Primăria Tîrgu-Mureş, lucrurile
nu stau mai bine cu terenul şi cazarma obţinute de la Ministerul Apărării Naţionale sau cu
cel aferent Aeroclubului Tîrgu-Mureş, transmis din patrimoniul Ministerului Transporturilor şi
Infrastructurii.

În cel de-al doilea caz, aleşii locali au votat recent caietul de sarcini pentru găsirea unei

companii care să se ocupe de proiectarea Aerodromului ce va fi dat la schimb. Nu ştim însă

dacă Primăria are măcar terenul. Până atunci însă, reprezentanţii Aeroclubului Elie Carafoli

continuă să organizeze spectaculoasele demonstraţii aviatice, să instruiască paraşutişti şi să

închirieze hangarele pentru piloţii proprietari de avioane private.

Banii, piatra de moară legată de gâtul primarilor

Nici în domeniul educaţiei, lucrurile nu arată roz. Celebru este cazul de la Iernut, unde a
început construcţia unei grădiniţe în 1996, lucrare care nu este finalizată nici în ziua de azi, cu
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toate că, inclusiv, mass-media a prezentat acest caz. Nu este singura unitate de învăţământ
din Iernut cu probleme. Din cauza lipsei fondurilor, lucrările la internatul de la Grupul Şcolar
din oraş, respectiv Şcoala Generală din satul Sălcud nu au mai fost finalizate.

La fel s-a întâmplat în cazul şcolilor din comuna Cucerdea, Gurghiu şi nu numai. Un caz fericit
l-am întâlnit în comuna Crăciuneşti. Şi aici noua şcoală era acum doi ani lăsată în şantier, dar
de atunci până azi, lucrările au fost finalizate.

Sunt doar câteva exemple de şantiere deschise şi apoi oprite din cauza, în principal, a lipsei
finanţării. În acest răstimp, sunt aprobate lucrări pentru care se plătesc din bugetul de stat
sume astronomice, când se plătesc.

Ligia Voro

Szentgyorgyi Alexandru (2012-10-27 06:24:34)
Sant foarte bucuros sa aud si de un primar destept ca cel din Rastolnita! Incepe lucrarile cu in-
ceputul,cu CANALIZAREA! La noi in frumosul oras Iernut,pe strada Petofi am fost uitati cu finalizarea
canalizarii pe o portiune de aproximativ 200m.Marea parte a cetatenilor sant in Europa,noi restul,am
ramas pierduti undeva in negura vremurilor! Sa nu fie cu suparare,nu este reclamatie,doar o simpla
ADUCERE AMINTE! S-au realizat multe,s-a infrumusetat orasul, parcul din centru a fost intretinut
exemplar,s-au plantat tradafiri si flori,strazi reabilitate,curate,trotuare refacute,la ora actuala se
lucreaza langa biserica catolica si inca multe lucruri bune realizate,dar rog nu uitati de finalizarea
canalizarii pe strada Petofi. Cu stima si consideratiune Alex

1.10.87 Accident soldat cu doi morți lângă Berghia (2012-10-26 10:53)

[1] Două persoane şi-au pierdut viaţa şi una a fost rănită vineri dimineaţa în urma unui
accident produs din cauza vitezei excesive pe drumul judeţean 152 A în afara localităţii
Berghia. Purtătorul de cuvânt al IPJ Mureş, Livia Popa, a precizat că în autoturismul care a ieşit
în afara şoselei se aflau patru persoane. Două dintre acestea au murit pe loc, una primeşte
îngrijiri medicale, iar o altă persoană a rămas încarcerată în maşină şi echipele de intervenţie
acţionează pentru scoaterea ei.

Circulaţia rutieră pe DJ 152 A a fost întreruptă în zona în care s-a produs accidentul.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/politie.jpg
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1.10.88 Mamograf de 270.000 dolari donat spitalului (2012-10-26 10:57)

[1] Spitalul Clinic Judeţean de Urgenţă (SCJU) Târgu Mureş a primit, vineri, un mamograf
digital Senographe Essential, în valoare de circa 270.000 de dolari americani, menit să
înlocuiască aparatul vechi din Clinica de Radiologie, care a fost scos recent din uz.

Şeful Laboratorului de Radiologie şi Imagistică Medicală din cadrul SCJU, prof. univ. dr. Mircea
Buruian, a declarat că noul aparat, donat de compania Avon, este de ultimă generaţie şi poate
contribui la stabilirea cât mai exactă a diagnosticului în cazul cancerului la sân.
Profesorul Buruian a arătat că prin acest aparat creşte calitatea screeningului mamografic
şi siguranţa diagnosticului cancerului de sân în stadiul incipient, vizualizează cu o mai mare
acurateţe leziunile multifocale şi multicentrice, ceea ce va duce la reducerea numărului
biopsiilor nenecesare, a reintervenţiilor chirurgicale şi cu până la 30 % a ratei reexaminărilor
mamografice.

Acesta a subliniat că în timpul investigaţiilor cu noul aparat, pacienţii vor fi expuşi unor doze
de radiaţii foarte mici datorită tehnologiei de ultimă generaţie, iar un alt aspect pozitiv este şi
acela că prin dotarea clinicii cu un astfel de aparat, specialiştii din Târgu Mureş nu vor mai fi
catalogaţi drept ’săracii români’, la congresele medicale internaţionale.

Dr. Mircea Buruian a arătat că mamograful aflat în secţia sa, vechi de 10 ani, a fost scos din
uz de circa două săptămâni, ca urmare a deteriorării calităţii imaginilor.

Pentru aparatul donat de Avon va fi nevoie de achiziţionarea unui soft şi de obţinerea acreditării
pentru a fi pus în funcţiune.

Dr. Maria Daniela Podeanu, medic primar în radiologie şi imagistică medicală, specializată
pe examinarea sânului, a arătat în cadrul unei conferinţe de presă că SCJU Târgu Mureş
deserveşte peste 50.000 de pacienţi anual şi că, în ultima perioadă, incidenţa cancerului este
în continuă creştere.

’Numai în spitalul nostru sunt depistate în fiecare an 150 de cazuri noi de cancer mamar -
aproximativ 3 cazuri pe săptămână. În ultimii cinci ani, am examinat aproximativ 24.000
de pacienţi, atât controale de rutină, cât şi mamografii pentru diagnosticul cancerului de
sân. Cancerul mamar este cel mai frecvent tip de cancer în rândul femeilor din România,
reprezentând şi principala cauză de deces. În România, sunt diagnosticate anual peste 6.000
de femei cu cancer de sân, majoritatea fiind depistate în faze avansate, atunci când opţiunile
terapeutice sunt minime’, a declarat dr. Podeanu.

[2] Răzvan Diraţian, director general Avon România şi Moldova, a precizat în acelaşi cadru
că achiziţionarea aparatului este parte a Campaniei pentru Sănătatea Sânilor - sprijinită şi de
Centrul pentru Jurnalism Independent - şi că în aceasta este cea mai mare donaţie pe care
Avon România a realizat-o vreodată într-un singur an unui spital.

Potrivit reprezentanţilor Avon, în ultimii 10 ani, în cadrul Campaniei pentru Sănătatea Sânilor,
compania a donat echipamente medicale performante în valoare de peste două milioane de
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dolari pentru centre medicale din Iaşi, Bucureşti, Timişoara, Craiova şi Târgu Mureş.

AGERPRES
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1.10.89 Candidatul Florea la Senat înlocuit de Pașcan (2012-10-26 12:23)

[1] Prim-vicepreşedintele PDL, Dorin Florea, care este şi primarul municipiului Târgu Mureş,
nu figurează printre candidaţii înregistraţi, vineri, la Biroul Electoral Judeţean Mureş de Alianţa
România Dreaptă (ARD).

Decizia lui Dorin Florea de a nu candida, deşi afirma că este liderul listei candidaţilor ARD, a
fost generată de rezultatele unui sondaj de opinie efectuat pe aproximativ 700 de persoane
din Târgu Mureş, care şi-au exprimat dorinţa ca acesta să nu părăsească funcţia de primar al
municipiului Târgu Mureş.

La întrebarea ’Cum consideraţi că poate servi mai bine interesele cetăţenilor târgumureşeni şi
mureşeni domnul dr. Dorin Florea?’, 67,1 % din cei chestionaţi au optat pentru rămânerea în
funcţia de primar, 25,2 % au fost de acord cu candidatura acestuia la Senat, în timp ce 7,7 %
nu au răspuns.

În aceste condiţii, în Colegiul I Senat Târgu Mureş, pe care Florea intenţiona să candideze, a
fost înregistrat Marius Paşcan, fostul prefect al judeţului Mureş.

Potrivit purtătorului de cuvânt a BEJ Mureş, Piroska Hegyi, în Colegiul II Senat va candida
Schwartz Ladislau, în Colegiul III senatorul Petru Başa, iar în Colegiul IV Matei Dumitru, fostul
inspector general şcolar.

Pentru Camera Deputaţilor, Alianţa România Dreaptă a înregistrat-o pe Ioana Roman în
Colegiul I, pe deputatul Doru Oprişcan în Colegiul II, pe Giurgea Teodor în Colegiul III, pe Florin
Urcan, fostul primar din Luduş în Colegiul IV, pe Meleg Viktor în Colegiul V, pe deputatul Stroian
Toader în Colegiul VI, pe primarul comunei Râciu, Ioan Vasu, care va candida în Colegiul VII şi
Liviu Todoran în Colegiul VIII.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/alegeri_locale_img_9920.jpg

1342 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/6-inaugurare-taiere-panglica.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/5-inaugurare-conferinta-presa.jpg
http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/alegeri_locale_img_9920.jpg


1.10. OCTOBER BlogBook

1.10.90 UDMR nu se teme de politicienii din Ungaria (2012-10-26 12:29)

[1] Vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, a declarat presei, vineri, la Târgu
Mureş, că politicienii din Ungaria nu pot influenţa cu nimic nici campania electorală din
România, nici rezultatul alegerilor şi crede că reprezentanţii FIDESZ ’au tras concluziile de
rigoare’ după campania de la locale.

’Noi am avut o întâlnire acum o săptămână cu Orban Viktor, cu premierul Ungariei. Eu, ceea
ce am spus la acea întâlnire - sper că a tras concluziile de rigoare FIDESZ-ul şi Guvernul
Ungariei din campania pentru locale. Au venit, au încercat să facă campanie, nu numai că
n-au avut succes, dimpotrivă. Deci ei pot să vină şi acum, cum să vă spun - maghiarimea
oricum nu e influenţată de aceste apariţii. E problema lor. Deci ei trebuie să clarifice atunci
când, spre exemplu, la alegerile locale Kover Laszlo, preşedintele Parlamentului Ungariei a
mers în acelaşi avion cu Nemeth Zsolt, au coborât la Târgu Mureş din avion, unul s-a dus în
dreapta să facă campanie la unul din partiduleţe, celălalt - la celălalt partiduleţ. Eu credeam
că au tras concluziile de rigoare, nu e niciun fel de problemă, pot să vină, dar nu influenţează
cu nimic nici campania noastră, nici rezultatul alegerilor’, a declarat Borbely.

Vicepreşedintele politic al UDMR a răspuns astfel anunţului făcut de Partidul Popular al
Maghiarilor din Transilvania (PPMT) potrivit căruia la lansarea candidaţilor formaţiunii pentru
alegerile parlamentare, programată sâmbătă, la Cluj Napoca, va participa şi Nemeth Zsolt,
secretar de stat în Ministerul Afacerilor Externe din Ungaria.

Laszlo Borbely a mai declarat, vineri, după ce UDMR a înregistrat la Biroul Electoral Judeţean
Mureş candidaturile organizaţiei pentru colegiile parlamentare din judeţ, că obiectivul minim
este cel puţin păstrarea numărului de deputaţi şi senatori, atât la nivel de judeţ, cât şi pe plan
naţional.

’Dar sper să avem mai mulţi. Naţional, tot aşa, deci să avem cel puţin aceiaşi (acelaşi număr,
n.r.) deputaţi şi senatori câţi am avut acum patru ani. Nu va fi uşor, pentru că dacă va fi o
bătălie crâncenă, ceea ce înseamnă o prezenţă mare la vot a populaţiei româneşti, atunci
trebuie să ne mobilizăm şi noi’, a arătat Borbely.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/cap-1.jpg

1.10.91 Copiii și profesorii, ajutați să colaboreze mai bine (2012-10-28 22:28)

[1] Miercuri, 24 octombrie 2012, la Casa de Cultură „Mihai Eminescu” din Tîrnăveni s-a
desfășurat lansarea Proiectului educativ judeţean „Zâmbet de copil, într-o lume de culori”
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acţiune organizată de către Grădiniţa cu Program Prelungit Nr. 4 Tîrnăveni.

Scopul proiectului a fost valorificarea schimbului de experienţă între cadrele didactice şi copiii
diferitelor unităţi preşcolare prin evidenţierea posibilităţilor creative ale copiilor, a modalităţilor
de exprimare cu ocazia diferitelor manifestări artistice (cântec, poezie, artă plastică).

Rezultatele scontate sunt de dezvoltare a relaţiilor de colaborare şi împărtăşirea experienţei
pozitive între cadrele didactice şi colectivele de copii pe care îi îndrumă; valorificarea abil-
ităţilor artistice ale copiilor prin activităţi extracurriculare; stimularea potenţialului creativ al
copiilor; realizarea unor expoziţii cu lucrări realizate; implicarea activă a cadrelor didactice şi
a copiilor în activităţile desfăşurate în cadrul proiectului.

„Prin implicarea copiilor în activităţi cultural-artistice urmărim să dezvoltăm abilităţi artistice şi
de comunicare, muncă în echipă, înţelegerea şi valorificarea diversităţii dintre noi, pregătirea
pentru viaţă într-o societate în continuă schimbare. Acest proiect reprezintă o întărire asupra
cunoaşterii specificului echipelor partenere, un caleidoscop care generează imagini şi creaţii
ale copilului contemporan, precum şi un prilej de a schimba opinii, păreri, procedee, metode
de predare şi evaluare tradiţionale, dar mai ales reliefarea potenţelor educative a metodelor
noi de lucru cu preşcolarul”, a declarat Todoran Auriţa, directorul grădiniţei.
Iniţiatorii şi coordonatorii proiectului sunt prof. înv. preşc. Hancu Teodora, prof. înv. preşc.
Trifan Irina – inspector şcolar învăţământ preşcolar şi prof. înv. preşc. Todoran Auriţa - director,
iar parteneri Inspectoratul Şcolar Judeţean Mureş, Biblioteca Municipală Târnăveni, secţia
Copii şi Tineret, Casa de Cultură „Mihai Eminescu”, Clubul Copiilor. Iniţiatorii proiectului
intenţionează continuarea proiectului şi în anii următori pe alte domenii de activitate.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/grad4.jpg

1.10.92 Reghinul, pe harta Rotary (2012-10-28 22:33)

[1] La sfârșitul săptămânii trecute, vineri, 26 octombrie, Reghinul a intrat pe harta inter-
naţională Rotary. Casa de Cultură „Eugen Nicoară” a găzduit, de la ora 18, ceremonia de
cartare a clubului Rotary din Reghin. Organizaţia a fost iniţiată de omul de afaceri Mircea
Olteanu în primăvara acestui an şi în luna iunie a primit documentele prin care a fost acceptată
în Rotary International, Districtul 2241 România – Republica Moldova.

La ora actuală organizaţia are peste un milion de membri în întreaga lume, fiind extinsă în 159

de ţări.
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Solemnitate în prezenţa guvernatorului

La Reghin, Clubul număra 32 de membri, persoane care activează în diferite domenii şi care
se bucură de o imagine bună şi de o moralitate fără cusur .

Festivitatea de cartare s-a desfăşurat în prezenţa guvernatorului Districtului 2241 România –

Republica Moldova, Radu Popescu, dar şi a numeroşilor rotaryeni de la cluburile din ţară care

au venit special la Reghin pentru acest eveniment.

Pentru a-şi dovedi deschiderea faţă de public, organizatorii ceremoniei s-au întâlnit şi cu

jurnaliştii în cadrul unei conferinţe care a avut loc înaintea începerii festivităţii.

Proiecte de viitor

Omul de afaceri Mircea Olteanu a declarat că există unele proiecte referitoare la comunitatea
reghineană, care vor fi analizate cu atenţie şi apoi selectate în funcţie de importanţa lor. Cei
32 de reghineni se vor implica în realizarea proiectelor selectate, care vor fi în principal axate
pe problemele identificate.

Întrebat dacă clubul este deschis pentru viitori membri, Mircea Oltean a spus că există
o asemenea deschidere, noii membri urmând să fie acceptaţi conform regulamentului şi
constituţiei în vigoare, aceeaşi pentru toate cluburile din lume. Astfel, posibilul nou membru
trebuie să fie recomandat de un rotaryan, să prezinte garanţii morale solide urmând ca el să
fie acceptat (votat) de fiecare membru al clubului in parte.

Intrarea oficială în familia internațională Rotary a celor 32 de reghineni a adus o mare încărcă-
tură emoţională pentru toţi cei prezenţi, festivitatea desfăşurându-se conform regulamentului
internaţional , într-o mare solemnitate.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/rotary.jpg
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1.10.93 Record de asistență de Ziua Armatei (2012-10-28 22:37)

[1] Ecourile bătăliei duse în mica localitate din apropierea oraşului Iernut (Oarba de Mureș)
au ajuns oriunde în ţară şi chiar mai departe, intrând în galeria locurilor magice în care s-a
întâmplat ceva. De Ziua Armatei României, Monumentul înălţat în memoria celor 11.000 de
militari căzuţi în luptă, monument care glorifică faptele de arme ale armatei noastre a fost
locul spre care s-au îndreptat oficialităţi ale statului, elevi şi români iubitori de neam şi ţară.

Ceremonia de la Oarba de Mureş a început cu oficierea serviciului religios de către preoţii

Olimpiu Zăhan, Ioan Şandor, Silviu Feier, Ioan Buda şi Adrian Cucui. Generalul Adrian Ciolponea

a dat citire Mesajului Ministrului Apărării Naţionale după care au rostit alocuţiuni generalul Ioan

Scrieciu, subprefectul Gabriela Koşş şi Ciprian Dobre, preşedintele CJM. S-au depus coroane

de flori şi a defilat Garda de Onoare.

În prezenţa unui mare număr de cetăţeni…

… festivitatea de omagiere a Armatei României a început cu intonarea Imnului Naţional al
României şi a Imnului Uniunii Europene, după care părintele protopop ortodox Lucian Voşloban
şi preotul greco-catolic Sorin Russu au oficiat slujba de pomenire a eroilor. Au rostit alocuţiuni
primarul Cristian Moldovan, generalii Gheorghe Popa şi Adrian Ciolponea şi preşedintele CJM,
Ciprian Dobre. Alături de cetăţenii oraşului au fost vicepreşedintele CJM, Ovidiu Dancu, Manuel
Butiulcă, senatorul Petru Başa, Akoş Mora, veteranii (col.r) Ionel Costin, (col.r) Sever Popovici,
(col. r) Mihai Agapi, Tănasie Fanea, Iacob Baghiu, oficialităţile oraşului: Sorinel Tripon, Eugenia
Giurgea, Liviu Botezan, Ovidiu Pop, consilieri locali, şefi de instituţii publice. Manifestarea s-a
încheiat cu depunerea de coroane de flori şi defilarea Gărzii de Onoare a trupelor militare de
la Garnizoana Tîrgu Mureş în frunte cu Drapelul de Luptă.

În acest an se împlinesc 68 de ani de la eliberarea Ardealului de Nord răpit ţării prin Diktatul
de la Viena şi totodată eliberarea întregului teritoriu al ţării de sub ocupaţie străină. Se încheia
atunci o etapă importantă din istoria ţării după ce Armata Română a pierdut peste 624.000 de
militari în campania din Est alături de Germania hitleristă.

Ca o ironie a istoriei, după actul de la 23 august 1944, când România decide să întoarcă armele
împotriva fostului aliat, puterile învingătoare consideră România ca pe o ţară învinsă, deşi pe
frontul de Vest Armata Română mai pierde în lupte peste 169.000 de militari. Pentru aceştia şi
pentru întregul popor a fost o palidă consolare afirmaţia făcută de Churchil şi Stalin că decizia
României de a întoarce armele împotriva fostului său aliat a scurtat durata războiului cu cel
puţin şase luni.

Ioan A. Borgovan
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/DSC00164.jpg

1.10.94 Hyundai ix35 Fuel Cell, în turneu prin Europa (2012-10-28 22:41)

[1] Două unități Hyundai ix35 Fuel Cell, alimentate cu hidrogen, și-au încheiat, săptămâna
trecută, călătoria prin mai multe orașe europene, cu prilejul acțiunii „European Hydrogen Road
Tour”, având ca destinație Copenhaga.

Modelul Hyundai ix35 Fuel Cell a jucat un rol important în cadrul „European Hydrogen Road
Tour”, proiect susținut de către producători auto și o serie de organizații, cu obiectivul de a
sensibiliza politicienii, lideri ai industriei, mass-media și publicul, în decizia de a contribui la
investițiile în dezvoltarea infrastructurii hidrogenului ca sursă de energie în Europa.

Atât modelul ix35 Fuel Cell, precum și alte vehicule propulsate pe bază de hidrogen, au putut
fi admirate în decursul expediției prin Hamburg și Hannover în Germania, Bolzano în Italia,
capitala Franței - Paris, precum și în orașele Cardiff, Bristol, Swindon și Londra din Marea
Britanie, înainte ca această călătorie să aibă ca destinație finală Copenhaga, Danemarca.

Allan Rushforth, Senior Vice President și COO al Hyundai Motor Europe a declarat: „Copen-

haga a fost un oraș adecvat în care să se încheie acest turneu, având în vedere faptul că

municipalitatea a comandat deja producția a 15 unități ix35 Fuel Cell. Avem convingerea

că vehiculele propulsate pe bază de hidrogen pot contribui la dezvoltarea unei societăți cu

rezerve de energie sustenabile și la mobilitate cu emisii zero. Aceste vehicule vor avea un rol

vital în reducerea emisiilor de CO2.“

Calitățile Hyundai ix35 Fuel Cell…

… au fost dovedite de-a lungul anului prin participarea la o serie de evenimente în cadrul
cărora au fost testate utilitatea și fiabilitatea modelelor.

Hyundai ix35 Fuel Cell a bătut toate recordurile la începutul anului, când a fost condus pe
o distanță de 2.260 km, de la Oslo, Norvegia, până la Monte Carlo, Monaco, utilizând doar
stațiile existente de alimentare cu hidrogen, în timpul celor cinci zile de călătorie.
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În luna iunie, ix35 Fuel Cell a fost condus prin Suedia și Norvegia de către o echipă de
reprezentanți Hyundai și jurnaliști, finalizând cei 314 km ai competiției emisiilor scăzute,
„Zero Rally”. Autovehiculul s-a clasat pe locul patru în clasa hidrogen, devansând mai mulți
constructori de autovehicule electrice, hibride sau alimentate cu bio-combustibil.

Înainte de acțiunea „European Hydrogen Road Tour”, care a demarat în septembrie, o serie
de îmbunătățiri ale sistemului de propulsie ix35 Fuel Cell au fost realizate, modelul Hyundai
obținând o autonomie de 588 km, în timp ce și-a menținut viteza maximă de 160 km/h și
accelerația de la 0 la 100 km/h în 12.5 secunde.

Comunicată în cadrul Salonului Auto de la Paris, producția de serie a modelului Hyundai ix35
Fuel Cell se va realiza la fabrica din Ulsan, Coreea, fiind programată construcția a 1.000 de
vehicule în intervalul decembrie 2012 – 2015. Hyundai are deja semnate contracte cu orașe
din Danemarca și Suedia în scopul de a închiria ix35 Fuel Cell flotelor municipale.
Ulterior anului 2015, Hyundai estimează o producție de serie limitată a modelului ix35 Fuel
Cell, cu un obiectiv de 10.000 de unități.
ix35 Fuel Cell are la bază premiatul model compact SUV ix35 – un autovehicul proiectat și
construit în cadrul unităților de producție Hyundai din Europa, special pentru clienții europeni.

Călătoria prin orașele europene are ca destinație finală Copenhaga. 1.000 de unități urmează
a fi produse și livrate către clienți în perioada 2013 – 2015.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/ix35-Fuel-Cell.jpg

1.10.95 Sportul mureșean, plin de surprize (2012-10-28 22:48)

[1] Jucătorul echipei BC Mureș-LPS, Uță Rareș, component al echipei campioane U15 și
jucător în echipa României de U16, în urma turneului la care a fost în Spania a primit oferte
de joc de la echipele Fuenlabrada, Murcia, Aristos, Sevilla şi Unicaja Malaga. După mai multe
negocieri, acesta împreună cu antrenorul său au decis că cel mai bine este să evolueze pentru
Unicaja Malaga, echipă de Euroligă care investeşte foarte mult în tinerii jucători. Astfel, la
sfârșitul săptămânii trecute, duminică, 28 octombrie, Rareş împreună cu George Trif au plecat
la Malaga pentru a perfecta contractul.

Rămânând tot la baschet, BCMureș a primit sâmbătă seara CSȘ Giurgiu, în sala sporturilor,
iar meciul terminat cu scorul de 84 la 70 în favoarea ardelenilor a fost unul cât se poate
de echilibrat. BC Mureș vine după trei victorii consecutive, în fața celor de la CSU Ploiești,
campioana în exercițiu a României, Gaz Metan Mediaș și nou-promovata Timba Timișoara, iar
succesul din partida de sâmbătă a confirmat valoarea echipei mureșene.

Tot un parcurs frumos a avut și City’us Tîrgu-Mureş care a câştigat cea de-a cincea partidă
consecutivă în Liga 1 la futsal, cu scorul de 14 la 4, în faţa ultimei clasate, Inter Teliu Braşov.
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Autorii golurilor pentru City’us sunt: C. Matei (3, 16), Daniel (10), Csoma (17, 18, 33), Mimi
Stoica (17), Muntean (21), Gherman (28, 38), Ignat (29, 39), Nicuşan (31) şi Fl. Matei (37).
Rămânând tot la fotbal, dar de data aceasta la Liga a II-a, FCM Tîrgu-Mureș a învins echipa FC
Bihor Oradea, cu scorul de 2 la 1, golul victoriei fiind marcat în minutul 86.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/cap2.jpg

1.10.96 „Taie-i capul!” (2012-10-28 22:51)

[1] Într-o zi, într-o instituție publică din oraș, am auzit o funcționară care i se adresează
unei femei de etnie romă, spunându-i că ei, adică romii, știu să facă doar copii. Că deja are
prea mulți copii și îi dă ei, funcționarei, de lucru fiindcă trebuie să completeze actele copiilor…

Această replică a funcționarei m-a dus cu gândul la faptul că astăzi familiile care au mai mult
de doi, maxim trei copii, sunt priviți de majoritatea populației ca niște ciudați. În schimb,
în trecut, strămoșii noștri erau priviți ca niște ciudați dacă aveau doar unul sau doi copii.
Lucrurile se schimbă, dar nu neapărat în bine întotdeauna... Mai ales ținând cont de faptul
sexualitatea excesivă este promovată de toate televiziunile, nu doar prin filme, dar și prin
emisiuni și atitudinea „vedetelor”. Dar, în schimb, nașterea de copii, nu! Dacă televiziunile
continuă să promoveze persoanele pe care le promovează în prezent, azi-mâine să fii mamă
va fi un defect, iar să fii „damă de companie” va fi o calitate, pe același palier cu prostia și
îngâmfarea – mai ales calități de „vedetă”. Din păcate, aceste „vedete” destrăbălate fizic,
moral și intelectual influențează negativ tinerii, care văd în ele niște modele.

Fără să fac propagandă religioasă, aș dori să le amintesc numeroșilor tineri fără un țel real în
viață că ar trebui să aibă un singur idol pe care să dorească să-l urmeze. Fiindcă acel lider
a murit de mult pentru noi și pentru că punându-l alături de „vedetele” de azi (și alături de
politicienii de azi, de asemenea), își pot da seama mult mai ușor de mocirla în care se scaldă
ochii, creierele și sufletele lor urmând „modelele” de pe micul ecran.

Revenind la faptul că nașterea de copii nu prea mai este o modă în rândul românilor de azi (mai
ales dacă e vorba despre mai mult de 2-3 copii per familie), aș menționa faptul, parcurgând
unele forumuri care aveau în discuție subiectul acesta, că unii tineri, mai ales femei de 18-25
de ani vorbesc cu o totală nepăsare despre avort. Zicea una: „Cum să-mi stric eu viața la 19
ani? Dacă rămân însărcinată, cu sigurață fac avort!”

Nu mai are rost să comentez… Redau în schimb, drept încheiere, un dialog real, care a avut
loc în urmă cu vreo doi ani între o țigancă și un țigan, doi soți săraci, care îngrijeau cu greu
11 copii: „Bărbate, sunt însărcinată din nou. Vreau să merg la oraș să fac cum fac doamnele,
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să scap de copil”, spuse femeia. „De ce?”, întrebă bărbatul. „Păi deja avem prea mulți copii,
abia-i creștem?”, răspunse femeia. După o scurtă pauză, bărbatul ieși în curtea casei, luă
toporul, îl ascuți bine și-l dădu soției zicându-i: „Păi, dacă-i așa, de ce să te mai obosești să
mergi până la oraș? Uită-te la ăștia 11: alege unul pe care vrei să ți-l aduc și taie-i capul!”.

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Titi.jpg

1.10.97 Alter-Native 20, cu filme de excepție (2012-10-28 22:54)

[1] Mai sunt doar câteva zile până la demararea celei de-a 20-a ediții a Festivalului
Internaţional de Film de Scurt-metraj Alter-Native (7-11 noiembrie). Și în acest an organizatorii
au anunțat pe lângă scurtmetrajele selectate pentru concurs, numeroase lungmetraje. Dintre
cele 13 filme selectate, multe au obţinut premii importante la festivaluri de renume. Astfel,
publicul va avea ocazia de a viziona, printre altele, o animaţie semnată de Anca Damian,
intitulată Crulic – drumul spre dincolo. Filmul spune povestea reală a lui Claudiu Crulic, un
român arestat în Polonia pentru un presupus furt, ţinut în închisoare în ciuda probelor ulterioare
care arătau că, la data jafului, el nu se mai afla în capitala Poloniei, şi abandonat de toată
lumea până la moartea survenită în urma grevei foamei. Ministrul de Externe al României la
vremea respectivă, Adrian Cioroianu, şi-a prezentat demisia, în timp ce, în Polonia, trei doctori
sunt încă judecaţi pentru moartea lui Crulic. Filmul povesteşte drama cu un umor proaspăt
care te face să râzi şi să plângi în acelaşi timp. Pelicula a câştigat marele premiu al Festivalului
Internaţional de Film de la Annecy, unul dintre cele mai importante festivaluri de animaţie din
lume, dar a fost premiat şi la festivalurile din Locarno, Copenhaga, Varşovia sau Istanbul.

Un alt film artistic român de succes este cel al lui Tudor Giurgiu, intitulat Despre oameni
și melci, o comedie savuroasă, dulce-amară despre drumurile întortocheate ale economiei
româneşti. Filmul a obţinut premiul special al Juriului la Festivalul de Film de la Varşovia,
desfăşurat în perioada 12-21 octombrie şi o invitaţie la Festivalul Internaţional de Film de la
Edinburgh, cel mai vechi festival de film din lume.

Cei interesaţi vor avea ocazia, totodată, de a viziona primul lungmetraj a regizoarei din Tîrgu-
Mureş, Kincses Réka, intitulat Patrie, sex şi alte neajunsuri. Coproducţia germano-maghiară
tratează tema emigrării. Zsuzsi şi Sándor par să se fi integrat. Au o casă nouă, doi copii,
traiul asigurat şi o maşină mare, că abia încape în garaj. Trăiesc la marginea unui oraş
mare din Germania. Nu poartă niciun semn al trecutului lor est-european. Ei îi este dor de
acasă; iar lui îi este dor de ea, nu i-ar lipsi nimic, dacă ea nu l-ar tot respinge. Copiii pleacă
în vacanţă şi dupămulţi ani rămân numai ei doi. Din fericire, sosesc nişte oaspeţi neaşteptaţi...

Cristina Vancea
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/despre_oameni_si_melci.jpg

1.10.98 Institutul Cantacuzino, înlăturat de interese? (2012-10-28 22:59)

[1] Țara noastră importă absolut toate vaccinurile! Iar acest lucru înseamnă costuri de 20
de ori mai ridicate pentru vaccinurile pe care trebuie să le aducem din țările vecine.

Rea-voință, interese economice, monopol sau pur și simplu indiferență, producţia de vaccinuri

şi medicamente a fost oprită acum doi ani la Institutul Cantacuzino din Bucureşti, după ce nu

a mai primit autorizaţie de la Agenţia Naţională a Medicamentelor. Motivul invocat a fost că

laboratoarele nu se ridicau la standardele impuse de Uniunea Europeană. Nu mai vorbim de

faptul că o simplă strategie de marketing ar fi scos la iveală faptul că investițiile care se puteau

face în Institut pentru a fi ridicat la standarde UE nu costau cu mult mai mult decât banii

pe care țara noastră trebuie să-i plătească în plus pentru vaccinurile importate. Acum, după

doi ani, o speranţă se arată la orizont. Se vorbeşte din nou despre redeschiderea Institutului.

De ce este necesar ca Institutul Cantacuzino să fie redeschis, care sunt beneficiile lui pentru

români, aflaţi din rândurile care urmează...

Preţul

Un prim avantaj al Institutului Cantacuzino este că producea la preţuri mult mai mici decât
firmele străine. De când s-a oprit producţia de la Institutul Cantacuzino, multe dintre vaccin-
urile produse acolo s-au scumpit exagerat de mult, pentru că sunt importate. Astfel, un vaccin
a ajuns să coste chiar şi de 20 de ori mai mult, susţine subsecretarul de stat în Ministerul
Sănătăţii, Raed Arafat. De exemplu, când vaccinul antitetanos se producea la Institut, costa
doi lei. Acum, preţul aceluiaşi vaccin este de 43 de lei.

Apoi, inclusiv vaccinul antigripal din acest sezon trebuie importat la preţuri mult prea mari:
vaccinul produs de Cantacuzino costa aproximativ 11 lei, în timp ce un ser din import are
preţuri cuprinse între 25 şi 35 lei.

Astfel, nu e de mirare că anul trecut, pentru toate vaccinurile achiziţionate (DTPa, ROR,
hepatită B, BCG, VPI, dT), Ministerul Sănătăţii a plătit 86 de milioane de lei (20 de milioane de
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euro).

Cine profită de criza Institutului Cantacuzino şi îi iau locul? Desigur, companiile străine
producătoare de vaccinuri, cele mai importante fiind Sanofni-Pasteur și Glaxo-Smith Klein.
Acestea ocupă în prezent peste 80 % din piaţă. Schema obligatorie de imunizare a Ministerului
Sănătății este asigurată în special de produsele acestor companii, ce au ocupat locul lăsat de
Cantacuzino.

Ne putem pune întrebarea: de ce trebuie ca românii să cumpere vaccinuri foarte scumpe din

străinătate, când zeci de ani, vaccinurile româneşti şi-au făcut treaba tot atât de bine ca cele

din import?

Sănătatea populaţiei

Un al doilea motiv pentru păstrarea Institutului Cantacuzino este faptul că de buna lui
funcţionare depinde şi sănătatea populaţiei României. Dacă România ar fi lovită de o epidemie
sau, mai rău, de o pandemie, nu ar putea să facă față. Am apela la organismele internaționale,
dar dacă epidemia ar fi prezentă și în alte state, atunci am sta la coadă: întâi se vaccinează
ei, pe urmă noi…

Din acest punct de vedere, un semnal de alarmă este tras şi de către Avocatului Poporului,
care a demarat propria anchetă cu privire la Institutul Cantacuzino: „Această încetare a
producerii vaccinurilor nu este nouă, ca urmare ar fi trebuit să dea de gândit autorităților
publice, și să nu se creeze această eventuala stare care există acum, această eventuală
stare de pericol pentru că lipsesc vaccinurile. Vaccinurile pentru epidemii și pandemii nu se
achiziționează din farmacii", spune profesorul universitar Gheorghe Iancu, Avocatul Poporului.

„Noi am continuat acest demers ca să semnalăm că este încălcat dreptul la sănătatea popu-

lației. Acesta este rolul nostru constituțional", a completat Ionel Oprea, adjunctul Avocatului

Poporului.

Calitate îndoielnică

Mai mult, chiar eficienţa vaccinurilor de import este pusă sub semnul întrebării, deoarece nu
sunt testate în România şi nu sunt adaptate populaţiei României.
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„Importanţa acestui institut pentru statul român este majoră, mai ales în condiţiile actuale

în care există conflicte geopolitice. Avem tulpini de peste 80 de ani (pe baza cărora pot fi

dezvoltate vaccinurile - n. red.) şi un personal pregătit pentru evoluţii epidemiologice. Nu este

vorba despre problema unui institut oarecare, ci de supravieţuirea şi apărarea unei populaţii",

spune Monica Bălteanu, şeful laboratorului de boli autoimune, care este şi vicepreşedintele

sindicatului TESA. Ea lucrează de 29 de ani în cadrul Institutului Cantacuzino.

Caz concret

Un caz concret privind riscurile asupra sănătăţii populaţiei din România, odată cu dependenţa
de vaccinurile din export a avut loc anul trecut când România a făcut multe încercări pe piața
internațională pentru a găsi doze suficiente de vaccin împotriva tuberculozei, vaccin care nu
se mai produce la Cantacuzino. Abia cu ajutorul UNICEF s-a putut rezolva criza în care ne-am
aflat.

Şi problema este foarte serioasă având în vedere că România este țara cu cea mai mare
incidență de tuberculoză din Europa. Doar la nivelul judeţului Mureş, în ultimii aproximativ
cinci ani au fost înregistrate peste 280 de cazuri de tuberculoză, conform informaţiilor primite
de la dr. Vasile Adrian Mureşan, directorul adjunct al Direcţiei de Sănătate Publică a Judeţului
Mureş. Mai mult, „nu există alternativă la profilaxia specifică (vaccinare)”, a completat dr.
Vasile Adrian Mureşan.

Organizaţia Mondială a Sănătăţii (OMS) recomandă ca, teritorial, să se păstreze aceeaşi tulpină

vaccinală, adică acelaşi vaccin. Iar până acum, Cantacuzino a respectat acest principiu pentru

România.

Protecție îndoielnică și reacții adverse

„Se pune întrebarea dacă tulpinile vaccinale introduse în ţară au capacitate imunogenă
similară pentru profilul uman al populaţiei care locuieşte pe teritoriul României. În condiţiile
prezentate, nu, mai ales dacă avem în vedere că există pericolul ca vaccinurile de import să
nu asigure protecţie sau să producă reacţii adverse", arată raportul Avocatului Poporului.

Cantacuzino, institut de elită
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Un alt treilea motiv pentru care Institutul Cantacuzino ar trebui resuscitat este că a fost o
instituţie de elită. Astfel, înainte de 1989 institutul livra în ţară peste 400 de produse, dar
asigura şi rezerva Ministerului Sănătăţii pentru situaţii de urgenţă. Avea 1.200 de oameni
care asigurau producţia, dar şi asistenţa tehnică şi cercetarea, precum şi testarea vaccinurilor.

Conform declaraţiilor Monicăi Bălteanu, la începutul anilor 1970 saloanele spitalelor erau pline
de cazuri de rujeolă care au fost eliminate datorită vaccinurilor produse de Institut.

În plus, raportul Avocatului Poporului arată că institutul a avut o contribuţie „esenţială" la eradi-

carea variolei, poliomielitei, la eliminarea febrei tifoide, difteriei, tetanosului la nou-născuţi şi

la reducerea morbidităţii în cazul rujeolei, gripei, tusei convulsive, tuberculozei. Astfel, şi la

nivelul judeţului Mureş, în ultimii cinci ani nu s-a mai înregistrat niciun caz de difterie, tuse

convulsivă sau poliomielită şi s-a înregistrat doar un caz de tetanos, arată statisticile primite

de la DSP Mureş.

Speranţe

Rezolvarea ar putea veni însă săptămâna aceasta, când autorităţile sanitare vor depune în
Guvern un memorandum prin care solicită redeschiderea liniei de producţie a institutului. „O
soluţie finală ar fi să începem să recuperăm producţia vaccinurilor care a fost întreruptă o
perioadă, şi aşa s-a ajuns la costuri foarte mari. Spre exemplu, un vaccin a ajuns să coste de
la 2 lei la 43 de lei. Sperăm ca această propunere să fie aprobată la nivelul Guvernului", a
declarat Raed Arafat.

Astfel, săptămâna aceasta, ministerul Sănătăţii şi cel al Finanţelor trebuie să pregătească
un memorandum pe care să-l prezinte în şedinţa de Guvern: un memorandum care să
conţină soluţii pentru repornirea producţiei la Institutul Cantacuzino, reluarea producției de
vaccinuri ar reduce semnificativ costurile cu care se confruntă sistemul românesc de sănătate.

Mai mult, Ministerul Sănătăţii discută cu Agenţia Naţională a Medicamentelor despre modifi-

carea cadrului legislativ. Adică, un producător care vrea să scoată de pe piaţă un medicament

folosit în tratarea unor boli cronice, trebuie să anunţe cu câteva luni înainte intenţia. Dacă

nu, atunci să se aplice sancţiuni drastice. „În mod normal, în ţările în care cineva a obţinut

o autorizaţie de punere şi retragere în piaţă a unui medicament, se face cu o notificare. La

noi este o problemă cu legislaţia, pentru că trebuie notificare cu şase luni înainte", a declarat

Raed Arafat.
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De ce a fost închis Institutul Cantacuzino?

Motivul pentru care sigurul institut din România care produce vaccinuri a rămas fără licenţă
este că unitatea trebuie să-şi reamenajeze linia de producţie, conform standardelor europene.
Dar modernizarea nu a avut loc din mai multe motive: managementul defectuos, concurenta
acerbă de pe piață, desființarea unor linii de producție, dar și interese imobiliare (institutul are
imobile în zone extrem de atractive. Șapte hectare în Darvari-Ilfov, 11 hectare în Băneasa și
aproape patru hectare în Cotroceni). Astfel, licenţa de funcţionare i-a fost retrasă.

Atunci când conducerii unităţii de cercetare i s-a oferit bani, aceştia nu au fost investiţi corect
şi s-a ajuns pe linie moartă. Teoretic, Institutul Cantacuzino nu e deloc sărac. Banca Mondială
l-a creditat cu o sumă în valoare de 8,5 milioane de euro pentru modernizare şi creşterea
producţiei. Multe dintre echipamente au fost deja cumpărate, doar că lucrările au rămas în
coadă de peşte, deşi data finalizării proiectului era 2011.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/Institutul_Cantacuzino.jpg

1.10.99 Drujbe cu scandal (2012-10-28 23:04)

[1] S-au postat în fața utilajelor și au înconjurat copacii pentru a nu fi tăiați. Este vorba

despre locuitorii comunei Pănet, care acuză Ocolul Silvic de ilegalități în ceea ce privește

așa-zisa Pădure „Oltvány, iar tăierile - spun aceștia - ar putea duce la inundații și alunecări

de teren. Pe de altă parte, legea pare să fie de partea Ocolului, a cărui reprezentanți spun că

tăierile se fac pentru înlocuirea arborilor, nu pentru defrișare. Problema a ajuns la Prefectură,

se adună semnături și se fac petiții... Citiți mai jos o analiză despre situația pădurii Pănet și

problemele pe care le-a iscat din nou „folosirea drujbei”….

Totul a început…
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La mijlocul lunii octombrie, pe data de 16, firma care a câștigat licitația pentru exploatarea
unor materiale lemnoase din pădurea de la Pănet începea lucrările de tăieri. Muncitorii au apu-
cat să taie doar două zile, pentru că, pe data de 18 octombrie, locuitorii din comună, împreună
cu primarul au blocat activitatea firmei. Locuitorii spun că Pădurea de la Pănet este vechea
Pădure „Oltvány”, întinsă pe o suprafaţă de aproape 28 de hectare, care înainte de Regimul
comunist se afla în proprietatea populaţiei şi a fost confiscată abuziv prin naţionalizare. Totuși,
până acum, deși s-au făcut cereri de revendicare, foștii proprietari nu au reușit să-și recâștige
drepturile de proprietate. Prin urmare, pădurea se află în continuare în proprietatea Statului,
care o administrează prin Direcția Silvică Mureș, respectiv Ocolul Silvic Tîrgu-Mureș.

Singurul lucru pe care l-au reușit locuitorii până acum a fost să blocheze temporar tăierile, iar

pe celălalt „front” au început să strângă semnături printr-o petiție prin care cer renunțarea la

tăieri. Ei spun defrișări, Ocolul Silvic vorbește despre tăieri.

Protestul oamenilor

Dacă pădurea e în proprietatea Statului, pe bună dreptate oamenii din zonă spun că Statul ar

trebui să țină cont și de părerea cetățenilor săi. Așadar, teoretic cel puțin, cetățenii ar trebui

să aibă un cuvânt de spus. Într-un comunicat semnat de Bodó Előd, activist local și Bartha

Mihály, primarul Comunei Pănet, aceștia explică de ce protestează, spunând că pădurea

asigură filtrarea aerului pentru locuitorii din Pănet, dar și pentru Tîrgu-Mureș, deci pentru

aproape 150.000 de oameni și că legislația a fost încălcată: „Am aflat o serie de ilegalităţi

comise în legătură cu demararea exploatării din Pănet: populaţiei nu i s-a dat posibilitatea

exprimării opiniei nici în momentul elaborării planului de amenajament silvic, nici informarea

publicului nu a avut loc (conform: HG 1076/2004, Legea 86/2000, Legea 544/2001). În plus,

după informaţiile noastre, la demararea exploatării, societatea care a efectuat lucrările nu

deţinea un acord de mediu valabil. Există suspiciuni justificate şi cu privire la faptul că planul

de amenajament silvic nu este bazat pe un studiu şi acord de mediu fondat şi cuprinzător”. În

plus, spun semnatarii, tăierile ar putea duce pe viitor la alunecări de teren și inundații.

Argumentele Ocolului Silvic

1356 ©2024 www.punctul.ro



1.10. OCTOBER BlogBook

Cel care s-a ocupat de problema de la Pănet este șeful Ocolului Silvic Tîrgu-Mureș, Valeriu Tudor
Herlea. Vinerea trecută, acesta spunea: „Acum au plecat cei de la ITRSV și Garda de Mediu
de la mine pentru că au redactat materialele care s-au făcut în urma verificărilor din teren.
Absolut nimeni nu a constatat vreo neregulă vizavi de ceea ce se face acolo. Ce v-a informat
populația din zonă și Primăria de acolo sunt niște aberații”. Inginerul Herlea mai spune că
oricum și-a depășit atribuțiile în favoarea localnicilor, pentru că potrivit amenajamentului
aprobat de către ministru, erau prevăzute tăieri, care în perioada 2008-2017 trebuiau să
ducă la înlocuirea a 90 % din arboret. „Pe românește spus, trebuia tăiat 90 % din suprafață,
adică 15 hectare. Totuși, de la mine putere, am luat decizia să nu tai 90 % din suprafață,
ci numai 7,5 hectare, tocmai pentru ca să nu creez un dezechilibru și să amân diferența de
tăieri pentru perioada 2018-2027, cu tăierea practic în 2026 sau 2027”, adaugă Valeriu Herlea.

Un alt argument ar fi acela că pădurea și-a depășit cu 30 % perioada de exploatare. Carpenul,

spun cei de la Ocol, se taie în general la o vârstă cuprinsă între 40 și 50, maxim 55 de

ani. Pădurea de la Pănet are 65 de ani și este compusă 80 % din carpen, plus alte specii

nevaloroase. În locul acestor copaci, cei de la Ocol spun că vor planta o pădure care va fi în

proporție de 60 % stejar, 20 % paltin și 20 % frasin, după modelul celei care s-a înlocuit tot cu

scandal la Sîngeorgiu de Mureș.

Situația actuală

Până una alta, lucrările de tăiere au fost blocate. Aceasta deoarece au ieșit scântei și pe
teren între localnici și firma care executa tăierile, și la masa discuțiilor mediată de Prefectură.
Comunicatul localnicilor mai precizează că „în data de 16 octombrie, ziua în care oamenii au
auzit drujbele în pădure, a avut loc o şedinţă la care peste 250 de locatari au participat. Aici au
luat o decizie unanimă: să nu lase ca Pădurea Oltvány să fie defrişată. Miercuri, 17 octombrie,
înainte de masă, 60 şi după masă 150 de păneţeni au protestat la locul exploatării şi astfel au
reuşit să oprească defrişarea. Primăria Comunei Pănet a depus plângeri şi denunţări la Garda
de Mediu, la Prefectură şi la Direcţia Silvică Mureş în care cere analizarea documentaţiei şi a
situaţiei”. De asemenea, a fost lansată o petiție on-line, care însă n-are valoare juridică, iar
organizațiile civice amenință că vor analiza împreună cu Primăria posibilităţile, chiar şi prin
procese şi acţiuni judecătoreşti, să oprească definitiv defrişarea Pădurii Oltvány.

De cealaltă parte, reprezentanții Ocolului Silvic Tîrgu-Mureș spun că problema de fond rămâne

în picioare, iar ceea ce au obținut până acum localnicii a fost doar o amânare. Și, pentru că

așa cum spun reprezentanții Ocolului, tăierile se fac pentru înlocuirea arborilor, nu pentru

defrișare, legea pare să fie de partea Ocolului. La mijloc cade însă firma care a câștigat licitația

și care a plătit o parte din materialul lemnos, iar acum s-a trezit că nu-l poate exploata. „S-a
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făcut contract, s-a autorizat parchetul, s-a predat spre exploatare, s-a facturat contravaloarea

masei lemnoase pentru septembrie și octombrie, s-a plătit această masă lemnoasă, au început

să lucreze în 16 octombrie, au tăiat două zile, cam 50 de metri cubi, deși au plătit 500 și au

ieșit oamenii care s-au postat prin pădure, pe lângă arbori ca să nu poată să-i doboare, să-i

rănească, s-au pus în fața utilajelor”, spune Valeriu Herlea.

Returul s-a purtat la Prefectură

După incidentul din teren, firma care exploata s-a retras din zonă, Primăria Pănet a depus
o solicitare la Prefectură, unde au reprezentanții ei au fost convocați împreună cu reprezen-
tanții Consiliului Județean, Poliției, Jandarmeriei, Inspectoratului Teritorial de Regim Silvic și
Vânătoare și conducerea Direcției Silvice. Șeful Ocolului Silvic Tîrgu-Mureș spune că discuțiile
au fost tensionate, iar ca urmare tăierile au fost suspendate: „Am purtat o discuție destul
de tensionată, în care am explicat că ce fac ei acolo e total în afara cadrului legal, iar din
raționamente pe care eu le știu, dar nu vi le pot spune, s-au suspendat lucrările pe o perioadă
limitată. Lucrările vor începe din nou în 5 ianuarie. Am primit dispoziție scrisă de la superiorii
mei, așadar am procedat ca atare. Firma oricum s-a retras din zonă începând cu data de 18-19
octombrie. Se reeșalonează la tăieri începând cu 5 ianuarie, deci fondul problemei tot nu e
rezolvat. Masa asta lemnoasă este intrată într-un circuit economic...”.

În plus, Herlea mai spune că oricum plănuia ca în primăvară să reîmpădurească zona, deși
legea i-ar da răgaz chiar și până în 2015. Al doilea argument este acela că toată baza legală
a fost verificată și nu s-au găsit probleme, iar Ocolul deține un document de la Agenția de
Protecția Mediului semnat de directorul executiv Dănuț Ștefănescu și inginerul specialist, care
atestă că nu este vorba nici de zonă protejată, nici arie protejată și nici alte probleme. „Ce s-a
întâmplat la Sîngeorgiu s-a întâmplat și la Pănet și vă spun de acum că se va întâmpla din nou
și la Platoul Cornești, anul viitor și probabil și în Budiu”, încheie acesta.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/11.jpg

1.10.100 Pseudo-Alianța USL-UDMR (2012-10-28 23:08)

[1] După ce USL a criticat mai tot timpul alianţa PD-L cu UDMR, la constituirea noilor consilii

locale şi a Consiliului Judeţean, USL s-a aliat, tacit, cu UDMR. Doar că, aceste pseudo-alianțe,
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după cum ne-au obișnuit, sunt efemere și oportuniste și aliații își întorc spatele dacă …in-

teresele le-o cer. Acest lucru a fost demonstrat și la ultima ședință de Consiliu Local, când

proiectul UDMR legat de inscripţionarea bilingvă a indicatoarelor de străzi şi pieţe a căzut din

cauza consilierilor USL- care s-au abținut. La o simplă analiză, nu ne este greu să constatăm

că acțiunea USL vine și pe fond electoral, aleșii social-liberali nedorind să dea rău în fața

electoratului român susținând un proiect ușor etnic. Astfel, cu toate că au arătat că acest

proiect de hotărâre vine să pună în aplicare prevederile din două hotărâri de Consiliu, adoptate

în 2001, respectiv 2007, aleşii UDMR nu au reuşit să îşi convingă colegii că este un pas normal.

Proiectul de hotărâre a primit doar 10 voturi din cele 16 necesare pentru a fi aprobate.

Şedinţa de Consiliu Local a început…

… cu o declaraţie a preşedintelui Asociaţiei „Valea Soarelui”, Dan Călin Tocaciu, care a acuzat
administraţia publică locală de interese obscure, inclusiv în problema tăierii de arbori din
municipiu. Tocaciu a identificat trei probleme pe care municipalitatea şi deliberativul local le
au, şi anume dezbaterea publică privind programul tăierii de arbori nu reprezintă decât un
pas pentru aprobarea unui masacru verde în oraş, nerespectarea Legii 52 din 2003 privind
transparenţa decizională prin nepublicarea şi necomunicarea în termenul legal a unor proiecte
de hotărâri şi furtul din bani publici în ceea ce priveşte reabilitarea termică a blocurilor.

Niciun consilier local nu a reacţionat la aceste acuze, aşa că, senini, aleşii locali au trecut

la punctul diverse, rând pe rând, o parte dintre aceştia exprimându-şi nemulţumirea faţă

de sensurile giratorii, problema deşeurilor – Peti András, şedinţele de CL programate la ore

care se suprapun peste programul de muncă al consilierilor – Bákos Levente, deplasarea unei

delegaţii în Anglia pentru a studia cum se amenajează o grădină tipic englezească – Cornel

Brişcaru. Apoi s-a intrat în ordinea de zi, aşa cum a fost modificată pentru că mass-media

erau în sală.

ANL, vândute de principiu

Proiectul de hotărâre cu numărul 17 a mai ajuns în mapele consilierilor locali şi în şedinţele
trecute, reprezentând o iniţiativă a membrului UDMR Peti András de trecere a locuinţelor
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ANL din proprietatea municipiului în cea a statului şi apoi vânzarea acestora către chiriaşi.
Ca argument suplimentar pentru iniţierea acestui proiect, Peti András l-a adus pe următorul
„O să pierdem cazarma de la Podul Mureş cu 6.5 ha de teren aferent dacă nu construim
locuinţe ANL”. În paranteză, cazarma destinată realizării proiectului „Mureşul digital” a fost
cedată municipiului Tîrgu-Mureş prin semnătura fostului ministru al Apărării, Gabriel Oprea, în
schimbul construirii a 200 de apartamente.

Revenind la ordinea de zi, proiectul a născut o vie controversă juridică poziţionându-i pe o

parte dintre social-democraţi în aceeaşi barcă cu democrat-liberalii şi mai ales cu primarul

Dorin Florea. Mai precis, aceştia vroiau să se asigure că, într-adevăr, banii obţinuţi din

vânzarea locuinţelor ANL se vor întoarce în bugetul local, integral, ca apoi să fie utilizaţi

pentru construirea altor blocuri de locuinţe. Consilierul local Olimpiu Sabău Pop a solicitat

ca în proiectul de hotărâre să fie inclusă lista cu toţi cei care vor să dobândească aceste

apartamente în proprietate, precum şi ce garanţii reale şi legale pot fi cerute statului, astfel

încât municipiul să recupereze într-adevăr banii de pe locuinţele vândute. „Cum putem să

obligăm Guvernul? Ar trebui încheiat un protocol între Guvern şi Consiliul Local”, a spus alesul

local. Aceleaşi temeri le-a avut şi Cornel Brişcaru, dar şi primarul Dorin Florea. Ultimul chiar a

spus că: „Primarii au făcut un amendament la acel ordin de ministru, considerându-l abuziv,

deplasat, încălcând principiul autonomiei locale. Am cerut să vândă Primăria locuinţe, dacă

asta vor, iar în momentul în care vrei să faci locuinţe suplimentare să participe în cotă parte

la Minister. Era obligat astfel Ministrul să se întoarcă banii acolo de unde proveneau. A fost

un ordin arogant, a fost o lipsă de dialog cu primarii şi de aceea nu a prins la nivel local

pentru că nicio administraţie locală nu a înţeles să cedeze patrimoniul unui ministru. În cazul

Tîrgu-Mureşului, aceşti tineri nu vor să îşi cumpere locuinţele decât într-un număr de şase sau

şapte la sută”.

Liberalul Dan Sâmpălean a pus punctul pe i

Proiectul a ajuns în dosarele consilierilor fără viza de legalitate a secretarului municipiului,
Maria Cioban. De altfel, a fost unul dintre motivele pentru care s-a solicitat amânarea proiec-
tului, amânare care a picat însă la vot. Doar că proiectul nu ar fi primit votul consilierilor,
fără includerea amendamentelor ridicate pe parcursul şedinţei, astfel că secretarul a primit
sarcina de a rescrie întreg materialul. Supus votului, acesta a trecut aproape în unanimitate
spre satisfacţia iniţiatorului. „Astăzi, în sfârşit, a trecut proiectul de a vinde locuinţele ANL
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chiriaşilor, ceea ce înseamnă că astăzi am aprobat demararea acestei proceduri. Chiriaşii
au la dispoziţie 45 de zile pentru a-şi manifesta intenţia de a cumpăra, după aceea Execu-
tivul va verifica îndeplinirea tuturor cerinţelor legale pentru a cumpăra acele locuinţe, după
care se va reveni în Consiliu pentru aprobarea punctuală a acestor vânzări”, a pus Peti András.

Cum vânzarea e de principiu aprobată suntem curioşi cum va fi pusă în aplicare această

hotărâre, aşa prin luna ianuarie când trec şi cele 45 de zile pentru exprimarea intenţiei de

achiziţie din partea tinerilor, respectiv aleşii locali îşi pot face o idee cam cine vrea să cumpere.

Fără denumiri în maghiară, dar cu piste

Dacă în privinţa locuinţelor ANL aleşii locali au căzut la pace, în cele din urmă, nu acelaşi lucru
s-a întâmplat legat de inscripţionarea bilingvă a indicatoarelor de străzi şi pieţe. Cu toate că
au arătat că acest proiect de hotărâre vine să pună în aplicare prevederile din două hotărâri
de Consiliu, adoptate în 2001, respectiv 2007, aleşii UDMR nu au reuşit să îşi convingă colegii
că este un pas normal.

Ba mai mult s-au iscat tot felul de discuţii despre alegerile parlamentare, multicultur-
alitate, bilingvism, legislaţia europeană în domeniu şi multe, multe altele. În final reţinem
doar că proiectul de hotărâre a primit doar 10 voturi din cele 16 necesare pentru a fi aprobate.

Dacă nu avut succes cu indicatoarele, aleşii UDMR au avut mult succes cu pistele de biciclete.

Astfel, a fost aprobată finanţarea integrală a traseului pistei de biciclete care va lega centrul

municipiului de Complexul de Agrement şi Sport Mureşul, doar şase consilieri, cei ai Alianţei

pentru Mureş (PDL şi UNPR) – abţinându-se de la vot.

Benţa, iar în dezbatere

Completarea comisiei ce se ocupă de procedurile de cumpărare de locuinţe sociale nu a trecut

fără scandal. De fapt, nu a trecut. Iar scandalul a fost început de către Cornel Brişcaru care a

sesizat din nou preţul mare de cumpărare a celor 136 de apartamente sociale – 880 de euro
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+ TVA – de la RCB Developing, firmă din grupul Benţa. Brişcaru a mai criticat modalitatea de

licitaţie, subliniind că în loc ca aceasta să plece de la 0,01 euro şi să urce, aceasta a început

de la 900 de euro pe metru pătrat şi preţul a scăzut doar până la 880 de euro, unde nu s-ar fi

ajuns dacă începea de la preţul sugerat de el. De asemenea, consilierul local a mai spus că

cei care au aprobat această tranzacţie vor ajunge să dea cu subsemnatul pe la organele de

cercetare penală. Astfel, cutia Pandorei fiind deschisă i-au dat replica Ioana Roman şi Claudiu

Maior. Ioana Roman i-a cerut să nu o mai ameninţe, iar Maior l-a acuzat pe Brişcaru că vrea să

facă doar circ. Ionela Ciotlăuş s-a poziţionat nu neapărat de partea USL-istului, dar a fost de

acord că preţul ce va fi plătit din bugetul local este prea mare. Peti András a cerut să afle în ce

stadiu se află procedura de cumpărare a locuinţelor sociale şi aşa ştim acum că este parafată

achiziţia a 136 de unităţi locative, iar restul până la 400 doar în tatonări. În cele din urmă

proiectul a fost amânat, Maior explicând după şedinţă că la prima licitaţie nu s-a prezentat

niciun ofertant, la a doua din cei cinci ofertanţi a rămas unul singur, iar preţul a fost aprobat

prin licitaţie şi, mai mult, că i se pare unul corect. Acum, noi ştim cam cum sunt preţurile pe

piaţă, dar poate nu ştim noi bine.

Universitate fără angajaţi

Un alt subiect ce a suscitat discuţii aprinse, dar şi multe zâmbete a fost cel legat de Univer-
sitatea Cultural - Ştiinţifică, unde, deşi se desfăşoară tot felul de cursuri, nu asigură nimeni
funcţionarea universităţii potrivit unei informări făcute de către viceprimarul Ionela Ciotlăuş,
deoarece directorii au plecat în pensie, respectiv concediu de boală, contabil nu are etc. Mai
mult, la 1 noiembrie expiră acreditarea cursurilor care ar trebui rapid înnoită pentru ca altfel
continuarea activităţii nu se mai justifică. După ce a fost propusă Gabriela Oşan drept director
interimar, respectiv şase aleşi locali au constituit o comisie care să verifice actele universităţii,
consilierul primarului Csegzi Sándor s-a angajat că va merge personal să vadă ce e cu unitatea
de învăţământ şi că va veni în consiliul cu un plan de soluţii. În aceste condiţii, proiectul
promovat în regim de urgenţă a fost retras de pe ordinea de zi.
În rest, aleşii locali s-au distribuit în tot felul de comitete şi comiţii.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/cl1.jpg
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1.10.101 Iarna aceasta se va lăsa cu drumuri închise (2012-10-28 23:25)

[1] Guvernul a hotărât vineri că în cazul căderilor de zăpadă care urmează în sezonul
rece, acolo unde se va impune, drumurile vor fi închise circulației. Premierul a intrat în
videoconferință cu toți prefecții din țară și le-a transmis de asemenea și care sunt sectoarele
de drum care riscă să fie închise temporar. În total, la nivel național sunt peste 400 de drumuri
în această situație. O parte din acestea se regăsesc și în județul Mureș. Victor Ponta spunea
încă din debutul videoconferinței:

Vă asigur că vine iarna. Nu ştim exact în ce zi şi care va fi cantitatea de precipitaţii,
dar de data aceasta aş dori, alături de toţi cei care au atribuţii în domeniu, să ne
pregătim din timp, să nu aşteptăm să se blocheze drumuri, să apară problemele
obişnuite, după care să începem să ne mobilizăm; motiv pentru care înţeleg că de
marţi, la Ministerul Transporturilor începe să activeze Comandamentul de Iarnă care
va activa şi va rămâne în acţiune până în primăvară.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/deszapezire-localitati-1.jpg

1.10.102 Liderii PCM Mureș, sub sigla PPMT (2012-10-30 08:16)

[1] Preşedintele organizaţiei Mureş a Partidului Civic Maghiar, Laszlo Gyorgy, şi liderul PCM
Târgu Mureş, Csaba Palosi, şi-au înregistrat candidaturile luni, la Biroul Electoral Judeţean, sub
sigla Partidului Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT). ’Sub sigla Partidului Popular al
Maghiarilor din Transilvania vor candida cei din PCM, avem cinci candidaţi din cadrul PCM şi
şase din cadrul PPMT. Situaţia este destul de delicată, noi încercăm să facem o campanie în
care putem să comunicăm cu oamenii şi să obţinem mandate lângă UDMR şi nu contra UDMR’,
a declarat presei Vilmos Portik, liderul PPMT Mureş.

Liderul PCM Târgu Mureş, dr. Csaba Palosi, a precizat la rândul său că decizia de a candida sub
sigla PPMT a fost luată la finele săptămânii trecute, când a delegat atribuţiile de preşedinte al
organizaţiei municipale unuia dintre vicepreşedinţi.
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Preşedintele PCM, Zsolt Biro, a arătat la rândul său că persoanele care candidează sub sigla
PPMT sunt membri ai acestei formaţiuni şi că PCM, eventual, va sprijini candidaţi independenţi.
’Aceşti candidaţi, dacă apar sub sigla PPMT, sunt membri PPMT, nu sunt candidaţi ai PCM. Vom
putea sprijini eventual independenţi’, a susţinut Biro.

Pentru Camera Deputaţilor din partea PPMT vor candida în Colegiul nr. 1 Târgu Mureş, Vilmos
Portik - specialist în comunicare şi relaţii publice, în Colegiul nr. 2 Târgu Mureş, Zoltan Boros -
regizor film, în Colegiul nr. 3 Ferencz Bereczki - inginer constructor, în Colegiul nr. 4 dr. Csaba
Palosi - medic veterinar, în Colegiul nr. 5 Laszlo Gyorgy - tehnician în construcţii şi lucrări
publice, în Colegiul nr. 6 Zsolt Olvedi - farmacist, în Colegiul nr. 8 Tibor Barabas - inginer
maşini şi utilaje.

Pentru Senat, în Colegiul nr. 1 Târgu Mureş candidează Istvan Jakab - manager, în Colegiul nr.
2 Andras Tokes - profesor, în Colegiul nr. 3 Janos Mate - inginer chimist şi în Colegiul nr. 4
Lorand Varga - economist.

AGERPRES
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1.10.103 Marko Bela concurat de fratele lui Tokes Laszlo (2012-10-30 08:20)

[1] Profesorul de fizică Andras Tokes, fratele europarlamentarului Laszlo Tokes, şi-a înreg-
istrat candidatura, luni, la Biroul Electoral Judeţean Mureş din partea Partidului Popular al
Maghiarilor din Transilvania (PPMT), pentru Colegiul nr. 2 Senat, unde îl va avea contracandidat
pe senatorul UDMR Marko Bela.

’Candidez în Colegiul 2 Senat contra lui Marko Bela. Eu nici nu m-am gândit ce şanse am, eu
mă gândesc că, după atâtea decepţii ale alegătorilor, normal că am şanse contra domnului
Marko mai ales că dânsul a câştigat acum patru ani cu lozinca ’Împreună pentru autonomie’.
Şi, împreună cu domnul Frunda, când era vorba în Parlament să voteze statutul autonomiei,
au fugit ca şi copiii mei de la şcoală, de la ore. Păi ce credibilitate poate să aibă un om şi dacă
are credibilitate după acest fapt înseamnă că fiecare popor îşi merită şefii. Dacă aşa aleg, eu
n-am ce să fac, cel puţin nu vreau să spun mai mult despre credibilitatea actualilor conducători
ai UDMR. Eu încerc ca să spun înc-o dată: pe mine să nu mă conducă’, a susţinut Andras Tokes.

El a afirmat că nu ar putea să doarmă bine dacă ar lăsa ’ca domnul Marko să fie singurul
candidat al maghiarimii’.

Alături de Andras Tokes (PPMT) şi Marko Bela (UDMR) în Colegiul nr. 2 Senat mai candidează
Cosmin Duma (USL), consilier local în oraşul Ungheni, şi dr. Schwartz Ladislau (ARD).
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Senatorul Marko Bela nu a putut fi contactat pentru a-şi exprima un punct de vedere.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/453px-Marko-Bela1.jpg

1.10.104 Cinci accidente de muncă în cinci zile (2012-10-30 17:08)

[1] Inspectoratul Teritorial de Muncă (ITM) Mureş a anunţat, marţi, că pe parcursul săp-
tămânii trecute, într-un interval de cinci zile s-au petrecut cinci accidente de muncă, dintre
care unul mortal, restul soldate cu incapacitate temporară de muncă.

Potrivit şefului ITM Mureş, Andrei Mureşan, evenimentele s-au produs în săptămâna 22-26
octombrie, în ciuda faptului că în acest interval inspectorii săi au fost efectuate o serie de
controale inclusiv în domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă.

În acelaşi interval, Inspectoratul Teritorial de Muncă Mureş a efectuat 42 de controale la nivelul
angajatorilor de pe raza judeţului, care au avut ca principal obiectiv depistarea angajatorilor
care folosesc muncă nedeclarată precum şi a celor care nu respectă legislaţia în domeniul
securităţii şi sănătăţii în muncă a angajaţilor.

’În urma celor 40 de controale efectuate de echipele ITM Mureş pe relaţii de muncă, în
intervalul de timp menţionat, au fost identificate 43 persoane care lucrau fără forme legale,
iar inspectorii ITM Mureş au sancţionat, în total, 21 angajatori, dintre care 8 angajatori pentru
muncă la negru. Pentru deficienţele constatate la angajatorii controlaţi, inspectorii ITM Mureş
au aplicat 33 de sancţiuni contravenţionale, din care 20 avertismente şi 13 amenzi, 8 dintre
acestea fiind acordate pentru munca la negru’, a mai arătat Mureşan.

Acesta a spus că echipele de control ale ITM Mureş au mai sancţionat contravenţional două
persoane fizice pentru prestarea muncii fără încheierea unui contract individual de muncă,
fiecare cu câte un avertisment.

Valoarea totală a amenzilor aplicate în urma controalelor s-a ridicat la 213.800 lei, din care
190.000 lei pentru muncă la negru şi s-au dispus 141 de măsuri pentru remedierea defi-
cienţelor constatate cu prilejul controalelor efectuate.

AGERPRES
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1.10.105 Fost subprefect PSD, candidat PPDD (2012-10-30 17:12)

[1] Fostul subprefect al judeţului Mureş, Valentin Precup, care a fost şi consilier local din
partea PSD, se află printre candidaţii la alegerile parlamentare din decembrie înregistraţi de
Partidul Poporului Dan Diaconescu (PP-DD), marţi, la Biroul Electoral Judeţean Mureş.

Valentin Precup candidează pentru Senat în Colegiul uninominal numărul 3 Mureş şi susţine
că este membru al PP-DD din luna august a acestui an, la mai bine de un an după ce a fost
exclus din Partidul Social Democrat. ’Sunt membru PP-DD din luna august, deci după alegerile
locale. Şi înainte m-au curtat pentru a candida, dar nu m-am hotărât. Am cele mai mari
şanse pe colegiul Sighişoara, pentru că reprezint partidul cu cele mai mari şanse. Senatorul în
funcţie Petru Başa (ARD) nu şi-a onorat promisiunile şi sarcinile, iar Akos Mora (USL) e foarte
bun să rămână la CJ. Absolut sigur că voi obţine mandatul, nu mă îmbăt cu apă rece, nu cred
că voi câştiga 50 la sută plus unu, pentru că este un colegiu dificil, dar la redistribuire sigur
va fi atribuit PP-DD’, a spus Precup, care a candidat în 2008 din partea PSD pentru Camera
Deputaţilor în Colegiul nr. 1 Târgu Mureş, unde a primit 3.500 de voturi.

Valentin Precup a fost subprefect al judeţului Mureş în perioada martie-octombrie 2009. Alături
de acesta, din partea PP-DD la Senat în Colegiul nr. 1 va candida Gabriel Gabor, în Colegiul nr.
2 candidează Dorin Dogaru, iar în Colegiul nr. 4 candidează Maria Cocean, vicepreşedintele
organizaţiei judeţene a formaţiunii.

Pentru Camera Deputaţilor vor candida în Colegiul nr. 1 - Doina Ţintoşan, în Colegiul nr. 2 -
Mircea Presecan, în Colegiul nr. 3 - Anghel Chiorean, în Colegiul nr. 4 - Mircea Ignat, în Colegiul
nr. 5 - Tiberiu Gabor, în Colegiul nr. 6 - Cristian Sefer, în Colegiul nr. 7 - Septimiu Curticăpean,
iar în Colegul nr. 8 candidează Ioan Feier.

AGERPRES
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vlad andrei (2012-11-30 17:24:12)
Domnul Valentin Precup, daca a fost exclus din PSD, asta inseamna ca nu a vrut sa participe la
"apucaturile" mai noilor uselisti. In colegiul unde candideaza la Senat, este insotit de candidatul
pentru Camera Deputatilor, mai tanarul –si mai tanarul in politica–Cristian Sefer. Nu are notorietate in
zona. Nu s-a remarcat prin nimic rau. Dar s-a remarcat prin abnegatia de care da dovada de cand a
venit pe aceste meleaguri. "Trimis de la Bucuresti" de catre Dl. Dan Diaconescu pentru a lua pulsul
zonei, a hotarat sa ramana aici si sa ajute cum poate la bunastarea acestei parti de tara. Tanar, serios,
cu o mare putere de munca, bun organizator, a reusit sa cimenteze o Organizatie Judeteana PPDD de
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valoare. Merita votul celor din Colegiul 6. Votati PPDD in 9 decembrie, pentru oameni capabili, curati,
cinstiti!

Maria Bilibou (2012-12-03 15:35:24)
sustin cu toata fiinta mea ppdd _ul.... sigur vor avea sanse de reusita . succes

1.10.106 Accident grav pe E60, la Nadeș (2012-10-30 17:15)

[1] Circulaţia rutieră a fost blocată, marţi, mai bine de o oră pe Drumul European E 60 în
zona localităţii Nadeş ca urmare a producerii unui accident rutier soldat cu un mort şi un rănit
grav, a anunţat comisar Ioan Grama de la Poliţia Rutieră Mureş.

Potrivit sursei citate, un autoturism, pe fondul neadaptării vitezei la condiţiile de trafic, a intrat
pe sens opus şi s-a tamponat de o autoutilitară care circula regulamentar.

În urma accidentului, traficul în zonă a fost blocat, iar elicopterul SMURD a intervenit pentru
preluarea rănitului care a fost scos dintre fiarele contorsionate ale maşinii de către echipajele
Inspectoratului pentru Situaţii de Urgenţă.

AGERPRES
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1.10.107 Concurs de proiecte de învățământ, la Primărie (2012-10-31 09:35)

[1] Primăria Tîrgu-Mureș a deschis o sesiune de proiecte, prin care acordă finanțări
proiectelor de învățământ. Mai multe detalii despre ce trebuie să conțină dosarul de înscriere
se găsesc pe site-ul instituției. Comunicatul Primăriei mai precizează:

Primăria Municipiului Tîrgu-Mureş anunţă, pentru semestrul I al anului 2013 concurs
de proiecte pentru sprijinirea acţiunilor instituţiilor de învăţământ. Obiectivul
general al acestui program de finanţare îl constituie dezvoltarea unor parteneriate
durabile între instituţii de învăţământ, precum şi promovarea acţiunilor educative
şi extraşcolare ale unităţilor de învăţământ din municipiul Tîrgu-Mureş. Ghidul de
finanţare şi cererile de finanţare se găsesc pe pagina de web: www.tirgumures.ro.
(Informaţii suplimentare la telefon 0365-882066-persoana de contact: Sztancs
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Erzsebet). Termenul limită de depunere a cererilor de finanţare pentru semestrul I
(ianuarie– iunie) al anului 2013 este - 30 noiembrie 2012.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/primaria-tirgu-mures.jpg

1.10.108 Semnătura lui Mihai Viteazu păstrată la Arhive Mureș
(2012-10-31 13:58)

[1] La marcarea a 150 de ani de la elaborarea primului regulament al arhivelor statului
din România, Direcţia Judeţeană a Arhivelor Naţionale Mureş a anunţat că deţine nu mai puţin
de 13 documente emise de Cancelaria lui Mihai Viteazul, dintre care cinci semnate chiar de
domnitor.

Documentele au fost descoperite în fondul Primăriei oraşului Târgu Mureş care a fost preluat
de Arhivele Naţionale în 1970, sunt elaborate de Cancelaria lui Mihai Viteazul, cinci poartă
semnătura autograf a domnitorului, iar restul au fost emise în numele lui şi sunt semnate de
şeful Cancelariei.

’Unul dintre documentele care poartă semnătura autograf a voievodului Mihai Viteazul este
din 12 august 1600, prin care ordonă oraşului Târgu Mureş să plătească căpitanului Scaunului
Arieş suma de 150 de florini. Este un document scris pe hârtie, este o scrisoare închisă şi
poartă semnătura autograf al lui Mihai Viteazul. S-a păstrat originalul, care a fost restaurat la
Arhivele Naţionale din Bucureşti, s-a păstrat şi sigiliul timbrat şi documentul original este scris
pe hârtie pe filigran. Este printre cele mai valoroase şi mai vechi documente care există în
Arhivele Târgu Mureş. Semnătura de pe document este cu litere chirilice. Celelalte sunt emise
în numele lui şi semnate de cancelar. Sunt emise între 1599 şi 1601, în ultimii ani de domnie
ai lui Mihai Viteazul. Absolut toate sunt originale şi poartă semnătura în limba latină, Michail
Vaivodă’, a declarat presei, miercuri, prof. univ. dr. Liviu Boar, directorul Direcţiei Judeţene a
Arhivelor Naţionale Mureş.

Liviu Boar a spus că cele 13 documente privesc activitatea curentă a Cancelariei lui Mihai
Viteazul, un exemplu fiind şi cel emis în 27 noiembrie 1599, prin care Mihai Viteazul ordonă
oraşului Târgu Mureş ca cei care se consideră nobili să prezinte de urgenţă actele doveditoare.

Un alt document purtând semnătura autograf al lui Mihai Viteazul a fost emis la Braşov, în 15
martie 1600, prin care Mihai Viteazul pune în vedere oraşului Târgu Mureş - care se chema
Noul Târg al Secuilor - să primească în rândul cetăţenilor săi pe Ştefan Bod, iar acesta să se
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bucure de aceleaşi drepturi ca şi ceilalţi cetăţeni ai oraşului.

Cel mai vechi document original pe care îl păstrează Arhivele Naţionale Mureş este însă un
contract de vânzare-cumpărare a unui teren din Sighişoara şi este din 10 aprilie 1369.

’S-a păstrat pentru că prin conţinut dovedea un drept de proprietate şi a fost păstrat din tată-n
fiu. În general, cele mai vechi acte care s-au păstrat sunt cele care dovedesc identitatea
personală - acele registre de stare civilă - acte de vânzare-cumpărare a unor terenuri sau acte
de înnobilare. Începând cu 1500 sunt mai multe documente’, a subliniat Boar.

Arhivele Naţionale Mureş deţin peste 6.500 metri liniari de arhivă, documente din 1369 până
în 1989, care atestă viaţa economică, socială, politică, cultura, învăţământul, administraţia
etc.

’Aceste documente sunt puse la dispoziţia publicului, cercetării, în sala de studiu. Foarte mulţi
cercetători, studenţi îşi întocmesc lucrări de licenţă, doctoranzi şi-au finalizat doctoratul în
cadrul instituţiei noastre. Aici găsesc istoria adevărată care se bazează pe documente şi nu
pe poveşti sau cărţi şi este sursa adevărată, sursa pe care se bazează istoria noastră locală şi
cea naţională’, a subliniat Liviu Boar.

Acesta a mai arătat că ziua de 31 octombrie a fost declarată ca zi a arhivelor naţionale
deoarece, în 31 octombrie 1862, Alexandru Ioan Cuza a elaborat un regulament de organizare
a Arhivelor Statului, unul din cele mai moderne din acea perioadă din Europa. În realitate,
Arhivele ca instituţie a statului s-au înfiinţat la 1 mai 1831 prin prevederile regulamentului
organic, prima Constituţie modernă a României.

AGERPRES
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1.10.109 Candidatura lui Csegzi Sandor respinsă de BEJ (2012-10-31 15:56)

[1] Biroul Electoral Judeţean Mureş a respins, miercuri, candidatura lui Sandor Csegzi, cel
care dorea să candideze independent la Camera Deputaţilor în Colegiul uninominal numărul 1
Târgu Mureş, întrucât nu a depus listele de semnături în patru exemplare originale.

Preşedintele Biroului Electoral Judeţean Mureş, judecătorul Barna Szots, a arătat că Sandor
Csegzi a îndeplinit cerinţa referitoare la numărul de semnături valide pentru înregistrarea
candidaturii, însă nu a prezentat semnăturile în patru exemplare originale aşa cum cere legea.
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Szots a precizat că Sandor Csegzi are la dispoziţie 48 de ore pentru a contesta hotărârea BEJ
Mureş, de neacceptare a candidaturii.

Sandor Csegzi, care a fost exclus recent din UDMR, intenţiona să candideze în Colegiul nr. 1
Târgu Mureş, împotriva deputatului Uniunii, Karoly Kerekes.

Aceasta este cea de-a doua candidatură neacceptată de BEJ Mureş, prima respinsă fiind cea
a candidatului PPMT pentru Colegiul 3 Camera Deputaţilor, Francisc Bereczki, pe motiv că nu
avea domiciliul în România.

BEJ Mureş a acceptat candidaturile a 67 de persoane pentru cele 8 colegii pentru Camera
Deputaţilor şi patru pentru Senat, din partea ARD, USL, UDMR, PPDD, PPMT, PRM şi PER.

AGERPRES
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1.10.110 ONG-urile cer reglementarea filantropiei (2012-10-31 16:02)

[1] Cele 25 de organizaţii neguvernamentale care au participat, miercuri, la Târgu Mureş,
la masa rotundă de promovare a iniţiativei legislative privind sprijinirea filantropiei în România
prin deduceri fiscale pentru donatori, şi-au exprimat speranţa că aceste modificări legislative
vor fi adoptate până vara viitoare. ’Sperăm să avem o discuţie fructuoasă şi realistă, să
reuşim să ne aducem contribuţia la ideile deja existente - şi anume o încurajare a sponsorizării,
a legislaţiei sponsorizării şi de asemenea o lărgire a ariei pentru donaţiile individuale şi
filantropia individuală. Cadrul existent încă nu şi-a atins, să zic aşa, capacitatea maximă. (...)
Acum suntem într-o perioadă neclară, deoarece urmează campania electorală, se va forma un
nou Parlament, care va avea evident urgenţe şi priorităţi suficiente. Noi sperăm totuşi până în
vară, la parlamentare, să avem aşa ceva’, a declarat preşedintele Fundaţiei Alpha Transilvană,
Andreia Moraru, unul dintre organizatori.

Moraru a spus că posibilitatea ca angajaţii să direcţioneze 2 la sută din impozitul pe venit către
asociaţii şi fundaţii a fost utilizată în anul trecut de circa 1,6 milioane de salariaţi, din totalul
de 4,5 milioane de salariaţi din economia românească şi că există un potenţial de creştere
major.

În ce priveşte sponsorizarea, a spus Andreia Moraru, companiile nu folosesc în totalitate
avantajele şi beneficiile pe care le au.

’Noi insistăm pe ideea de a le capacita şi a le ajuta şi a le oferi un cadru legislativ cât mai
accesibil pentru a creşte gradul în care oferă sponsorizări către asociaţii şi fundaţii. În ce
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priveşte sponsorizarea, se deduce, din impozitul pe profit, valoarea sponsorizării făcute, în
limita a 20 la sută din impozitul pe profit datorat către stat şi 3 la mie, dar nu mai mult de 3 la
mie, din cifra de afaceri. 3 la mie din cifra de afaceri înseamnă foarte puţin pentru companiile
mici şi mijlocii şi atunci această facilitate este de fapt foarte restrictivă, pe o piaţă în care
majoritatea sunt companii mici şi mijlocii. Una dintre propunerile care se vor discuta astăzi
este să se crească la 6 la mie din cifra de afaceri posibilitatea unor astfel de sponsorizări către
asociaţii şi fundaţii. Alte modificări sunt legate de direcţionarea a 2 la sută - nu numai salariaţii
să facă, ci şi persoanele fizice autorizate’, a afirmat Morau.

Potrivit acesteia, Fundaţia Alpha Transilvană reuşeşte să atragă din donaţii şi sponsorizări circa
10 la sută din bugetul propriu.
’Sperăm într-o îmbunătăţire continuă, deci aşa cum, în ce priveşte prevederea legată de 2
la sută, an după an sunt tot mai multe persoane care direcţionează 2 la sută din impozitul
pe venit, tot aşa sperăm ca şi îmbunătăţirea cadrului legislativ să facă să fie totul mult mai
prietenos şi încetul cu încetul, asociaţiile, organizaţiile şi fundaţiile să mizeze tot mai mult pe
aceste sume de bani. Deja există o idee cadru care se dezbate şi eventualele completări se
adaugă, urmând ca totul să se transforme într-o prevedere legislativă care să fie depusă la
Parlament şi să intre în procedura de analiză şi de vot în Parlament’, arătat Andreia Moraru.

Preşedintele Fundaţiei Alpha Transilvană a precizat că după aderarea României la UE, în
2007, s-a intrat pe un trend descrescător în ce priveşte obţinere de fonduri din afară, întrucât
donatorii internaţionali s-au retras, iar programul PHARE nu mai există, iar din acest motiv
organizaţiile şi fundaţiile care dezvoltă servicii sociale în această zonă se confruntă cu serioase
probleme financiare.

’Zona aceasta filantropică poate fi o soluţie pentru aceste asociaţii şi fundaţii’, a precizat
Andreia Moraru.

AGERPRES
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1.11 November

1.11.1 Programe alternative la Alter-Native (2012-11-01 07:26)

[1] Cu ocazia celei de-a 20-a aniversări a festivalului, organizatorii au pregătit o selecţie a
scurt-metrajelor premiate în anii precedenţi. Best of Alter-Native prezintă câteva dintre filmele
câştigătoare din perioada 2000–2011. Atmosfera de sărbătoare va primi o nuanţă nostalgică
prin proiecţia documentarului Destin şi imaginaţie, realizat de regizorul şi scenaristul maghiar
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Almási Tamás în 1983, cu ocazia primei ediţii al festivalului.

Anul acesta s-au împlinit 100 de ani de la naşterea regizorului maghiar Szőts István, originar
din Transilvania. Cel mai renumit lungmetraj regizat de el, intitulat Oamenii munţilor a câştigat
în 1942 premiul special al juriului la Festivalul de la Veneţia, iar în 2000 a fost inclus în topul
celor mai bune 12 filme maghiare ale secolului. Cei interesaţi vor avea ocazia de a viziona
filmul în ziua a patra a festivalului, sâmbătă de la ora 15.

Nici documentarele nu vor lipsi din program: amatorii genului se vor putea delecta cu câteva
creaţii prezentate la Festivalul One World România.

Un alt punct forte al festivalului Alter-Native este muzica, concertele. Anul acesta organizatorii
festivalului l-au invitat la Tîrgu-Mureş pe renumitul Emy Dragoi, recunoscut drept “regele jazz-
ului la acordeon”. El va evolua pe scena Palatului Culturii cu spectacolul intitulat Cineacordeon
(Emy Dragoi plays Charlie Chaplin), proiect prin care artistul îşi propune realizarea ilustraţiei
muzicale simultană ritmului cinematografic din primele scurt-metraje mute ale lui Chaplin.
Concertul va avea loc vineri, 9 noiembrie de la ora 20.45.

Sursa: Alter-Native
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1.11.2 Candidatura lui Csegzi respinsă și de Tribunal (2012-11-01 12:36)

[1]

update: Tribunalul Mureş a respins, joi, contestaţia depusă de independentul Sandor Csegzi,
împotriva neacceptării candidaturii sale pentru Camera Deputaţilor de către Biroul Electoral
Judeţean Mureş, pe motiv că nu a prezentat patru exemplare originale ale listelor de semnă-
turi.
Sandor Csegzi a anunţat că va ataca cu recurs decizia Tribunalului Mureş, mai ales că există
un precedent judiciar în acest sens, din 2008, de la alegerile locale, când doi candidaţi
independenţi au fost acceptaţi, deşi nu aveau tabelele cu semnături în patru exemplare
originale.

Acesta a spus că a depus la BEJ Mureş originalul listelor de semnături şi trei exemplare
ale listelor de semnături, autentificate la notar, care au practic aceeaşi valoare juridică,
conform legii.AGERPRES

Independentul Sandor Csegzi, cel căruia nu i-a fost acceptată candidatura de către Biroul
Judeţean Mureş pe motiv că nu a prezentat patru exemplare originale ale listelor de semnături,
a declarat joi, în faţa Tribunalului Mureş, care judecă contestaţia sa, că mizează pe precedentul
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judiciar pentru a putea să se înscrie în cursa electorală.

Sandor Csegzi a declarat, joi, în faţa instanţei de judecată că a depus la BEJ Mureş originalul
listelor de semnături şi trei exemplare ale listelor de semnături, autentificate la notar, care
au practic aceeaşi valoare juridică, conform legii. Acesta a spus că există două precedente,
din alegerile locale din anul 2008, când instanţele de judecată le-au dat câştig de cauză unor
candidaţi aflaţi în situaţii similare.

La termenul de joi, Tribunalul Mureş a respins cererea în intervenţie a UDMR Mureş, care,
potrivit lui Csegzi, ’conţine aceeaşi argumentaţie din decizia BEJ Mureş’. Instanţa a rămas în
pronunţare.

Sandor Csegzi intenţionează să candideze la Camera Deputaţilor în Colegiul uninominal
numărul 1 Târgu Mureş, împotriva deputatului UDMR Karoly Kerekes, precum şi a altor candi-
daţi ai ARD, USL, PPDD şi PRM.

O altă contestaţie care urmează să fie luată în dezbatere de către Tribunalul Mureş este cea a
Partidului Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT), care a atacat decizia Biroului Electoral
Judeţean Mureş a candidatului PPMT în Colegiul 3 Camera Deputaţilor, Bereczki Francisc, pe
motiv că nu are domiciliul în România.

AGERPRES
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1.11.3 Polițist găsit împușcat în cap la Miheșu de Câmpie (2012-11-01 15:55)

[1] Ajutorul şefului de post din Miheşu de Câmpie a fost găsit împuşcat în cap, joi după-
amiază, în maşina de serviciu, medicii făcând eforturi deosebite pentru a-i salva viaţa. Comisar
şef Livia Popa, purtătorul de cuvânt al Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş, a declarat
pentru AGERPRES că agentul se întorcea din Şăulia de Câmpie, unde fusese să ducă o serie de
invitaţii la audieri. Aceasta a arătat că martorii au afirmat că, la întoarcere, maşina condusă
de poliţist a scăpat de sub control şi a intrat într-un gard de pe marginea drumului, iar la scurt
timp au auzit un zgomot puternic.

Cei doi martori susţin că s-au deplasat la locul accidentului şi l-au găsit pe poliţist cu o plagă
împuşcată în zona capului. Poliţistul în vârstă de 45 de ani a fost transportat la Spitalul Clinic
Judeţean de Urgenţă Târgu Mureş, unde este supus unei intervenţii chirurgicale. IPJ Mureş a
deschis o anchetă pentru a stabili dacă pistolul din dotarea poliţistului s-a descărcat accidental
şi care a fost cauza incidentului. Agentul are trei copii şi lucra în poliţie din anul 1991.
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1.11.4 „Sistemul de urgență trebuie încă ajustat” (2012-11-02 11:25)

[1] Subsecretarul de stat în Ministerul Sănătăţii, Raed Arafat a declarat, vineri, la Băile
Felix, că sistemul de urgenţă trebuie să fie total integrat, modelul românesc având nevoie de
dezvoltare şi întărire.

Dr. Raed Arafat a menţionat că sistemul centralizat în cazul situaţiilor de urgenţă, şi mai ales,
în caz de dezastre, este vital pentru buna organizare şi managementul resurselor umane şi
materiale şi trebuie să răspundă prompt cerinţelor de securitate ale populaţiei.

”Din discuţiile care au fost purtate astăzi, unde au fost reprezentate toate serviciile de urgenţă
pe partea medicală şi de salvare, adică ISU, aviaţia Ministerului de Interne, SMURD-ul, serviciile
de ambulanţă, medici de urgenţă, cu toţii recunosc, că în următorii zece ani, aşa cum ne
recomandau şi colegii din străinătate, este bine să ajungem la o integrare cât mai completă,
un sistem cât mai integrat posibil, începând cu momentul de la luarea apelului, până la
finalizarea intervenţiei, cu pregătire adusă la zi şi integrată între toate serviciile, mai ales pe
aspectele comune între ele,’ a declarat Raed Arafat, cu ocazia participării la masa rotundă cu
tema ’Cum vedeţi sistemul de urgenţă în următorii zece ani’.

El a adăugat că se vor aduce modificări suplimentare în modul de pregătire în urgenţă şi în
modul de organizare. Un lucru început deja este integrarea dispeceratelor între pompieri şi
ambulanţă, până acum realizat în jumătate din ţară, 20 de judeţe, cu dispecerate comune.
Procesul trebuie finalizat pe plan naţional şi să integreze şi alte structuri în aceste dispecerate,
cum ar fi serviciile Salvamont sau voluntarii.

Descentralizarea şi privatizarea în sistemul de urgenţă nu este de dorit, a spus dr. Raed
Arafat, chiar dacă sunt presiuni mari şi lobby, şi ar trebui gândite foarte serios ”pentru că s-ar
pierde ceea ce s-a obţinut prin integrare, inclusiv nivelul costurilor, care ar ar cunoaşte mari
fluctuaţii”.

”Sistemul românesc la momentul actual trebuie încă ajustat, trebuie întărit, lucrat la organi-
zarea lui, dar în nici un caz nu trebuie dezmembrat, disipat sau topit. Care ar fi priorităţile
noastre? Resursa umană şi dotarea, în primul rând, apoi reorganizarea mai bună în vederea
eficientizării şi standardizarea, pentru a avea o pârghie naţională, pentru a putea lucra oricând
împreună’, a precizat subsecretarul de stat.

Vorbitorii au mai subliniat necesitatea unui sistem performant de training, formarea person-
alului paramedical să depăşească nivelul universităţilor, prin formatori şi pregătire continuă,
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precum şi deschiderea pregătirii către o presă responsabilă şi public educat.

Peste 600 de medici, rezidenţi, studenţi la medicină şi invitaţi, printre care oficiali ai Ministeru-
lui Sănătăţii, Ministerului de Interne şi a principalelor servicii de salvare din România, participă,
în perioada 1-3 noiembrie, la cea de-a patra ediţie a Conferinţei Naţionale de Medicină de
Urgenţă şi Salvări în Situaţii Speciale ’Search and Rescue 2012’, la Hotel President, din Băile
Felix, organizată de Asociaţia SARTISS în colaborare cu partenerii săi.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/arafat.jpg

1.11.5 Patinoarul se deschide la finalul lunii, în Cornișa (2012-11-02 11:40)

Patinoarul amenajat de Primărie va fi amplasat în acest an, în spatele Centrului Cultural „Mihai
Eminescu” şi va fi deschis spre finele lunii noiembrie. Lucrările de amenajarea a patinoarului
au început deja cu relocarea câtorva arbori şi arbuşti în zonă şi la Platoul Corneşti şi cu
pregătirea spaţiului. Vor fi amenajate puncte de alimentaţie publică unde doritorii vor găsi
ceai cald, vin fiert, gustări şi fructe.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1.11.6 Chirurg trimis în judecată pentru mită (2012-11-02 14:26)

[1] Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureş a anunţat, vineri, într-un comunicat de presă, că
a dispus trimiterea în judecată a medicului chirurg Boţianu Alexandru Mihail, pentru săvârşirea
infracţiunilor de luare de mită şi primirea de foloase necuvenite.

’Din probatoriul administrat în cauză, pe parcursul urmăririi penale, a rezultat faptul că, în
perioada martie - iunie 2012, inculpatul, în calitate de medic curant, a solicitat şi primit de la
aparţinătorii a două victime anterior efectuării intervenţiilor chirurgicale asupra acestora din
urmă, sumele de 500 de euro şi, respectiv, 200 de euro’, se arată în comunicatul semnat de
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procurorul Angela Barbu, purtătorul de cuvânt al Parchetului de pe lângă Tribunalul Mureş.

Potrivit documentului, din probatoriul administrat, a mai rezultat faptul că, în cursul lunii
aprilie 2012, inculpatul, în calitate de medic curant, a primit de la aparţinătorii unei victime,
după efectuarea intervenţiei chirurgicale asupra acesteia din urmă, sumele de 300 de euro şi,
respectiv, 1.000 de lei. Dosarul a fost înaintat spre competentă soluţionare Tribunalului Mureş.

AGERPRES
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Ionescu G. (2012-11-07 09:30:52)
Era de asteptat un asemena eveniment avand in vedere comportamentul medicului respectiv. Din
cate am auzit mai are si alte condamnari penale si este certat cu legea. Am auzit numai lucruri urate
despre el. Pacat.

Mihai Negrea (2012-11-03 16:11:13)
ciudata faza. din simplul motiv ca stiu destul de multe cazuri cand batranu a dat bani de la el din
buzunar pentru pacienti si era cam singurul care lua pe oricine pe sectie no metter what. mie nu-mi
miroase bine faza asta... mai ales ca nu pretindea niciodata bani inainte sau ceva cum fac multi din
oras....

1.11.7 2 candidați la parlamentare respinși de Curtea de Apel
(2012-11-02 14:30)

[1] Curtea de Apel Târgu Mureş a respins, vineri, recursurile declarate de independentul
Sandor Csegzi şi de Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT) în numele lui Fran-
cisc Bereczki, şi a menţinut hotărârea Biroului Electoral Judeţean Mureş, care nu a acceptat
candidaturile acestora. Instanţa a respins recursurile ca nefondate, iar sentinţa este definitivă
şi irevocabilă.

În acest sens, candidatura Francisc Bereczki, care dorea să candideze la Camera Deputaţilor
în Colegiul uninominal numărul 3 Mureş din partea PPMT, nu este acceptată pe motiv că până
la data limită de depunere a candidaturilor nu avea domiciliul stabilit în România, ci în Austria.
De asemenea, nici Sandor Csegzi, care dorea să candideze pentru Camera Deputaţilor în
Colegiul nr. 1 Târgu Mureş în calitate de independent, nu va figura printre candidaţi, întrucât
nu a depus la Biroul Electoral Judeţean Mureş listele cu semnături în patru exemplare originale.

În acest sens, din cele 69 de candidaturi depuse la BEJ Mureş până în data de 30 octombrie,
două au fost refuzate, iar un alt candidat, Ioan Coroş, de la Partidul România Mare, căruia i
se acceptase candidatura pentru Colegiul Uninominal nr. 3 Senat, a decis să se retragă. În
judeţul Mureş sunt înregistrate astfel 66 de candidaturi pentru cele opt colegii de deputaţi şi
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patru de senatori.

AGERPRES
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1.11.8 Facturi mai mici la energie (2012-11-05 00:01)

[1] Municipiul Tîrnăveni stă prost la capitolul iluminat public. Având rețele și corpuri de

iluminat mai vechi de 20 de ani, raportul calitate preț lasă de dorit. Astfel, municipalitatea pe

lângă faptul că plătește facturi mari, problemele în ceea ce privește iluminatul nu contenesc

să apară. Din aceste motive….

… Vrem economie și iluminat mai bun

Administrația din Tîrnăveni vrea să facă economie la iluminatul public. Asta nu înseamnă
însă că va reduce zonele iluminate, ci dimpotrivă va crește calitatea. Soluția a fost deja
implementată în alte localități din țară, iar economia la factura de electricitate este de 62 %.

Noul iluminat public se bazează pe tehnologia LED care oferă avantajele unui consum scăzut
de energie, o durată mai lungă de viață și oferă o lumină mult mai bună decât becurile clasice.
Pentru aceasta, Primăria nu va face nicio cheltuială suplimentară deoarece toate costurile ar
urma să fie suportate de firma executantă. Din momentul implementării noului sistem de
iluminat, administrația din Tîrnăveni va achita o factură la energie cu 10 % mai mică, iar după
câțiva ani, timp în care firma respectivă își va recupera investiția, economia la electricitate
pentru Tîrnăveni va ajunge la 62 % din valoarea totală a facturii de azi.

Subiectul a fost discutat şi aprobat cu prilejul ultimei şedinţe ordinare a Consiliului Local
Tîrnăveni. Consilierii au votat pentru necesitatea şi oportunitatea modernizării sistemului de
iluminat public al municipiului.

„Se impune modernizarea sistemului public de iluminat al municipiului Târnăveni, astfel încât
să reducem costurile cu întreţinerea sistemului, să reducem consumul de energie electrică
activă şi mai ales reactivă şi să îmbunătăţim gradul de iluminare”, a declarat primarul mu-
nicipiului Tîrnăveni, Sorin Megheşan.
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În fața parcării din central localităţii au fost deja montate în probă trei astfel de corpuri de
iluminat, iar diferenţa este semnificativă faţă de corpurile şi becurile vechi.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/led.jpg

1.11.9 CL și niște locuințe de serviciu (2012-11-05 00:04)

[1] Membrii Consiliului Local Municipal Reghin s-au întâlnit săptămâna trecută în şedinţa
ordinară a lunii octombrie. Ordinea de zi a dezbaterilor a avut 16 puncte, printre acestea
regăsindu-se și două Proiecte de hotărâre menite să aducă modificări în regulamentului de
organizare şi funcţionare a două servicii importante din cadrul Primăriei: Serviciului Public de
Asistenţă Socială și Serviciului Public Comunitar Local de Evidenţă a Persoanei Reghin.

Cei 19 aleși ai reghinenilor și-au exprimat opțiunea și asupra înfiinţării liniei de gardă în

specialitatea medicină de urgenţă din cadrul Spitalului Municipal „Dr. Eugen Nicoară”, dar

și asupra rectificării înscrisurilor din inventarului bunurilor care aparţin domeniului public din

cadrul Stadionului Avântul.

Locuințe de serviciu

Aprobarea unuia dintre proiectele de hotărâre aflate pe ordinea de zi a adus bucurie câtorva

dascăli, funcționari publici și medici din oraș. Este vorba despre transmiterea în administrare

a unor apartamente cu destinaţie locuinţe de serviciu, din blocul situat în municipiul Reghin,

B-dul Unirii nr. 57. Altfel spus, alte 12 locuințe din blocul nou, situat în Unirii, au devenit

apartamente de serviciu. În consecință, la această dată, în clădirea respectivă sunt 39 de

locuințe de serviciu. O parte dintre acestea vor fi date în administrarea instituțiilor în care

lucrează ocupanții lor, iar altele vor rămâne în administrarea Primăriei deoarece au fost

distribuite angajaților proprii.

Două dintre apartamentele alocate în cadrul ședinței lunii octombrie au ajuns în administrarea
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Grupului Școlar „Ioan Bojor”, unul la Gimnaziul de Stat „Augustin Maior”, alte trei apartamente

vor fi administrate de tot atâtea grădinițe din oraș (câte unul la fiecare unitate) și una dintre

locuințe va fi ocupată de un angajat al Serviciului de Ambulanță.

Alte priorități

Printre cele 16 puncte ale ședinței de Consiliu de la Reghin s-a aflat și rectificarea Bugetului
General al Primăriei municipiului Reghin pe anul 2012, mandatarea consilierului Mihai Pă-
durean, ca reprezentant al municipiului Reghin în Adunarea Generală Ordinară a Acţionarilor
SC Compania Aquaserv SA Tîrgu-Mureş, din data de 14 noiembrie, susţinerea participării unui
elev de la Gimnaziul „Alexandru Ceuşianu” din Reghin, la Campionatul Mondial de şah din
Slovenia, în perioada 5 -20 noiembrie, precum și analizarea unei adrese de la Federaţia Naţion-
ală pentru Protecţia Animalelor privind adăposturile de câini şi modalităţile de eficientizare a
gestionării câinilor.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/Primaria_02.jpg

1.11.10 Zahărul Luduș, pe rampa investițiilor (2012-11-05 00:13)

Inginerul Ioan Armenean, directorul general al Fabricii de zahăr care începe cea de-a 39-a

campanie personală în moderna fabrică, spune că viabilitatea unităţii se datorează atât

colectivului de muncitori, tehnicieni şi ingineri, dar şi faptului că în anul 1999 acţionar principal

a devenit un mare producător de zahăr din Franţa, Grupul MARCONEL prin firma „Franco –

Roumanie de sucrerie”. Atunci s-au făcut investiţii importante cu materiale şi aparatură noi,

de ultimă generaţie.

Un nou început
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Ioan Armenean declară că în această vară au avut loc negocieri între Zahărul Luduş şi Grupul
multinaţional TEREOS care are o formă cooperatistă. „Este ceea ce vrem să implementăm
în România, să readucem cooperativa ca principal element de producţie în agricultură, dar,
pentru asta trebuie să uităm de cooperativa de tip C.A.P”, spune directorul general.

În prezent, Grupul TEREOS are un număr de 40 de întreprinderi, dintre care 17 sunt fabrici de
zahăr amplasate în Franţa, Brazilia, Mozambic, Spania, Cehia şi în viitorul apropiat în China şi
Australia. Unităţile productive ale grupului TEREOS produc zahăr, alcool rafinat pentru consum
uman, alcool ca biocarburant, amidon sub mai multe forme, glucoză şi mai nou betaină. Ce va
urma acum? „Ne aşteptăm la un program de investiţii care să ne permită dublarea capacităţii
de prelucrare a sfeclei până la 6.000 tone pe zi, dar şi la un program de investiţii în agricultură
cu asigurarea irigărilor, îngrăşămintelor şi a inputurilor pentru ca în 2-3 ani producţia de
sfeclă să ajungă la 8 tone/ha. Experienţa TEREOS este o garanţie pentru noi”, a încheiat Ioan
Armenean.

În această toamnă, Fabrica de zahăr din Luduş a intrat în cea de-a 52-a campanie de prelu-
crare a sfeclei de zahăr. Din anul 1960, de la darea în funcţiune s-au prelucrat câteva zeci
de milioane de tone de sfeclă de zahăr, iar produsul rezultat, renumitul zahăr de Luduş a
dus numele oraşului pretutindeni în lume. Un alt moment important în istoria fabricii a fost
consemnat în anul 1997 odată cu privatizarea care a generat un amplu proces de reabilitare
tehnologică prin investiţii bine gândite, planificate şi realizate.

Ioan A. Borgovan

1.11.11 Sportul mureșean continuă seria succeselor (2012-11-05 00:17)

[1] În derby-ul etapei a VIII-a, dar și a Ligii I la futsal, City’us Tîrgu-Mureş a învins cu scorul
de 6 la 2 echipa Smart Ionescu București, într-o partidă disputată în Sala de sport a Liceului cu
Program Sportiv. Rezultat final: City’us – Smart Ionescu București 6-2 - o nouă demonstrație
de forță din partea echipei noastre. După această nouă victorie, City’us își păstrează primul
loc în clasament, cu maximum de puncte (21), la 5 puncte de Smart București. În etapa
viitoare, târgumureșenii vor juca în deplasare, la Galați, marți, 13 noiembrie, de la ora 20,
într-o partidă transmisă în direct de postul Digisport.

BC Mureș a marcat cea de-a 6-a victorie consecutivă, după un meci mult mai dificil decât era
așteptat, în compania celor de la Farul Constanța. Încleștarea din etapa a șasea s-a terminat
cu scorul final de 58-60. S-au remarcat: Andrija Ciric, cu 20 de puncte, 4 recuperări și 3 pase
decisive; Liviu Dumitru, cu 15 puncte și 3 recuperări; Matija Ceskovic cu 9 puncte.
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Finala Campionatului Naţional de Călărie, Proba Completă, a reunit la start 11 cai la clasa
Novici şi 5 la clasa „o stea”. Dintre participanţii Clubului Romsilva, organizator al competiţiei,
Laura Vâţă, cu calul Yavrum, a fost cea mai aproape de podium, clasându-se pe locul IV la
clasa începătorilor. La avansaţi s-au întrecut concurenţii Clubului Scorillo Sîntana de Mureş,
Bogdan Milaşcon şi profesorul său, Viorel Bubău, primul cu doi, al doilea cu trei cai. A învins
Viorel Bubău cu Selena, urmat de Bogdan Milaşcon cu Lady Kera, din nou Bubău, cu Arcitic.

Duminica trecută, la Sinaia s-a terminat Campionatul Naţional de Viteză în Coastă, la finalul
căruia sportivul târgumureşean Dan Florea a fost desemnat Campion Naţional la clasa A3 –
grupa A, ceea ce înseamnă maşini omologare FIA capacitate cilindrică până în 2000 cm³ cu
două roţi motrice. Pe lângă acest loc întâi, Dan Florea a mai obţinut şi un onorant loc 3 la
categoria generală - Două Roţi Motrice.
În ultima partidă din etapa a X-a a Seriei a II-a din liga secundă de fotbal, FCM Tîrgu-Mureş
a cedat cu scorul de 2-0 în deplasarea de la UTA Arad. Cele două goluri ale arădenilor au
fost înscrise în urma unor erori în apărarea mureşeană, după un joc în care FCM a dominat
teritorial, dar n-a reuşit să-şi creeze ocazii clare de gol la poarta adversă.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/futsal.jpg

1.11.12 Cei 66! (2012-11-05 00:20)

[1] Lupta electorală bate la ușă (9 decembrie), iar partidele și-au definitivat listele. După ce,
în urma înscrierilor, au fost respinși doi membri, Csegzi Sándor, pe motiv că nu a depus listele
cu semnături în patru exemplare și Bereczki Francisc, membru al PPMT, deoarece nu are domi-
ciliul în România, în cursă au rămas 66 de candidați pentru cele 12 colegii, dintre care 23 în cele
patru colegii senatoriale şi 43 în cele opt colegii pentru Camera Deputaţilor, din partea Alianţei
România Dreaptă (ARD), Uniunii Social Liberale (USL), Uniunii Democrate a Maghiarilor din
România (UDMR), Partidului Poporului Dan Diaconescu (PPDD), Partidului Popular al Maghiar-
ilor din Transilvania (PPMT), Partidului România Mare (PRM) şi Partidului Ecologist Român (PER).

Pentru Colegiul nr. 3 Senat: senatorul Petru Başa (ARD), Akos Mora (USL), Csép Éva Andrea
(UDMR), Valentin Precup (PPDD) şi Máté János (PPMT).
Pentru Colegiul nr. 4 Senat: Dumitru Matei (ARD), Alexandru Petru Frătean (USL), Balogh
Jozsef (UDMR), Maria Diaconescu (PRM), Maria Cocean (PPDD) şi Varga Loránd (PPMT).
În Colegiul nr. 1 pentru Camera Deputaţilor vor candida: Ioana Roman (ARD), Dan Sâmpălean
(USL), deputatul Kerekes Károly (UDMR), Constantin Mărgărit Amza (PRM), Doina Ţintoşan
(PPDD) şi Portik Vilmos (PPMT).
În Colegiul nr. 2 Camera Deputaţilor: deputatul Doru Oprişcan (ARD), Florin Buicu (USL),
Lokodi Edit Emôke (UDMR), Alexandru Presecan (PPDD), Zoltán Boros (PPMT).
În Colegiul nr. 3 Camera Deptaţilor: Teodor Giurgea (ARD), Lukács Loránd (USL), deputatul
Kelemen Attila (UDMR) şi Anghel Chiorean (PPDD).
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În Colegiul nr. 4 Camera Deputaţilor: Florin Urcan (ARD), Manuel Butiulcă (USL), Fodor József
(UDMR), Ioan Florin Avram (PRM), Mircea Ignat (PPDD), Man Tudor Eduard (PER) şi Pálosi Csaba
(PPMT).
În Colegiul nr. 5 Camera Deputaţilor: Meleg Viktor (ARD), Dinu Socotar (USL), deputatul
Borbély László (UDMR), Tiberiu Gabor (PPDD) şi György László (PPMT).
În Colegiul uninominal nr. 6 Camera Deputaţilor: deputatul Toader Stroian (ARD), Anne Rose
Marie Jugănaru (USL), Gogolák-Hrubecz Csongor (UDMR), Cristian Sefer (PPDD) şi Ölvedi Zsolt
(PPMT).
În Colegiul nr. 7 Camera Deputaţilor: Ioan Vasu (ARD), Ioan Cristian Chirteş (USL), Sallai Imre
(UDMR), Emanoil Hurdugaci (PRM) şi Septimiu Curticăpean (PPDD).
În Colegiul uninominal nr. 8 Camera Deputaţilor: Liviu Todoran (ARD), deputatul Vasile Gliga
(USL), Erõss Csaba (UDMR), Ioan Jărcan (PRM), Ioan Feier (PPDD) şi Barabás Tibor (PPMT).
Potrivit Biroului Electoral Judeţean Mureş, în judeţ vor vota 484.439 de persoane: 128.137
în Colegiul 1 Senat - format din Colegiile 1 şi 2 Camera Deputaţilor (62.171 de alegători în
Colegiul 1 şi 65.966 în Colegiul nr. 2); 111.479 de alegători în Colegiul nr. 2 Senat format
din Colegiile 3 şi 5 Camera Deputaţilor (56.460 în Colegiul 3 şi 55.019 în Colegiul 5); 129.495
de alegători în Colegiul nr. 3 Senat format din Colegiile 4 şi 6 Camera Deputaţilor (64.183 în
Colegiul 4 şi 65.312 în Colegiul 5); 115.328 de alegători vor vota în Colegiul nr. 4 Senat format
din Colegiile 7 şi 8 Camera Deputaţilor (59.635 în Colegiul 7 şi 55.693 în Colegiul 8).
Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/mures.jpg

1.11.13 Vă mai surprinde ceva? (2012-11-05 00:22)

[1] Parchetul de pe lângă Tribunalul Mureș a anunțat vineri că a dispus trimiterea în
judecată a medicului chirurg Alexandru Mihail Boțianu pentru a fi judecat într-un dosar în care
este acuzat de luare de mită și primirea de foloase necuvenite.

Pe de altă parte, tot vineri aflăm că în urma unor controale efectuate la furnizorii de servicii
medicale pe trimestrul trei al acestui an, Casa Județeană de Asigurări de Sănătate Mureș a
găsit nereguli și a decis să refuze decontarea unor servicii medicale în valoare de 480.000 de
lei.

Aș fi absurd să spun că cele două știri mă surprind, iar dacă pe dumneavoastră vă surprind,
îmi pare rău, sunt nevoit să vă etichetez drept naivi, ca să nu folosesc un termen mai dur.
Faptul că sistemul medical este măcinat, la fiecare nivel, de corupție n-ar mai trebui să fie o
noutate. Cele două știri au totuși menirea să ne confirme prezența „maladiei” la două nivele,
la care încă vorbim de bani mărunți.

În ultimii 20 de ani au fost rarisime sau inexistente știrile legate de condamnarea unor medici,
ridicarea licenței de practică din cauze de malpraxis, condamnarea unor manageri medicali,
condamnarea pentru trafic de influență a unor reprezentanți de la companii medicale etc. Și
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lista continuă, la fel cum noi ne facem că problemele nu există, deși le vedem cu toți.

Este exact tiparul corupției generalizate din vămi, de la ANAF, de la direcțiile județene de
permise auto etc. Sunt sisteme cuprinse în totalitate de corupție, boală care nu mai poate fi
controlată din interiorul sistemului. E nevoie de procurori care să facă anchete de calitate și
de judecători cu coloană vertebrală care să ducă la condamnări. E nevoie de intervenția din
exterior pentru ca aceste sisteme să-și revină la un nivel acceptabil.

Să nu ne imaginăm că fenomenul corupției poate fi eradicat, însă mi-aș dori de asemenea
să nici nu mai tolerăm și să înghițim cantitatea de rahat servită zilnic de aceste instituții ale
Statului.
Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/catalin.jpg

1.11.14 În Tîrgu-Mureș deplasarea ne sufocă! (2012-11-05 00:28)

[1] 30 de minute. Atât este timpul necesar pe care un șofer, chiar experimentat, are
nevoie pentru a parcurge o distanță de drum la orele de vârf, pe care altminteri ar efectua-o
în 3 minute! Peste toate acestea lipsa parcărilor, lipsa centurilor ocolitoare, a pistelor pentru
biciclete și autobuzele vechi și pline ochi pun un mare semn de întrebare peste circulația de
la nivelul municipiului. Traficul din Tîrgu-Mureș este mai mult decât sufocant! De ani de zile
asta pare să fie una dintre cele mai stringente probleme ale municipiului și tot de ani de zile
pare că nimic concret nu se face în acest sens. Idei au fost, proiecte sunt, dar concretizarea
lor lasă de dorit… undeva pe drum totul se împotmolește.

Pe lângă faptul că oraşul stă prost la capitolul drumuri ocolitoare (care ar putea descongestiona

într-o oarecare măsură traficul), Tîrgu-Mureşul duce lipsă şi de drumuri pentru biciclete.

Deşi Primăria a anunţat de curând construirea unui astfel de drum pentru circulaţie, care să

lege centrul de Weekend şi deşi există unele proiecte care propun dezvoltarea unei reţele

complexe de piste de biciclete la nivelul municipiului, se pune întrebarea: Va putea deveni

vreodată Tîrgu-Mureş un oraş unde bicicliştii să nu mai fie discriminaţi sau configuraţia actuală

a străzilor nu permite aşa?

Cele mai circulate
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Cele mai circulate străzi din Tîrgu-Mureş (atât la ora de vârf, cât şi pentru deplasările totale)
sunt, conform unui studiu de trafic şi circulaţie întocmit de Institutul de Cercetări în Trans-
porturi – Incertrans S.A., următoarele: Bulevardul 1 Decembrie 1918, Bulevardul Gheorghe
Doja, Bulevardul 22 Decembrie 1989, Strada Livezeni, Bulevardul Călăraşilor, Strada 8 Martie,
Bulevardul Republicii.
„Din măsurătorile efectuate rezultă necesitatea realizării în regim de urgenţă a unei artere
ocolitoare care să facă legătura între DN 13 şi DN 15 (spre Cluj Napoca), urmând ca mai apoi să
se realizeze şi legătura dintre DN 13 şi DN 15 (spre Reghin). Prin construirea acestor variante
de ocolire a municipiului se poate obţine descongestionarea în bună măsură a arterelor din
interiorul municipiului şi eliminarea totală a traficului greu de tranzit cu efecte benefice nu
numai asupra fluenţei şi siguranţei traficului, dar şi asupra infrastructurii rutiere”, se arată în
studiul mai sus-menţionat.

O altă soluţie propusă pentru descongestionarea circulaţiei de către specialiştii de la Institutul

de Cercetări în Transporturi se referă la „Creşterea gradului de atractivitate al transportului

în comun prin înnoirea parcului de mijloace de transport, în vederea descurajării deplasărilor

cu mijloacele de transport personale ceea ce ar conduce la fluidizarea traficului şi reducerea

poluării atmosferice”.

Descongestionare verde

O altă soluţie pentru descongestionarea celor mai circulate drumuri din oraş ar fi construirea de
piste pentru biciclete şi încurajarea cetăţenilor să le folosească. Astfel, mulţi oameni ar realiza
că, la ore de vârf, e mai rapid să te deplasezi cu bicicleta decât cumaşina şi, desigur, mai ieftin.

O problemă sensibilă se referă la centrul oraşului. Dacă pistele de biciclete nu pot traversa
centrul, atunci legătura dintre diferitele zone ale oraşului ar fi mult îngreunată pentru oraş.
Totuşi, specialiştii au găsit şi o soluţie: mutarea căii ferate, care în prezent traversează oraşul
de la NE la SV (şi care, prin sistemul de bariere clasice conduce la creşterea timpului de
deplasare în oraş) pe malul stâng al Râului Mureş, acţiune prin care cele două obstacole (calea
ferată şi râul) se vor contopi într-unul singur. În plus, dacă pe vechiul traseu al căii ferate se
poate realiza o cale rutieră rapidă de traversare a oraşului, alternativă la actuala stradă care
trece prin centrul oraşului. Astfel, „se va crea posibilitatea de reducere şi chiar de eliminare
a traficului rutier în P-ţa Trandafirilor, contribuind în acest fel la rezolvarea unui alt neajuns
al oraşului – lipsa de trasee exclusive pietonale, promenade, piste pentru biciclete”, afirmă
studiul întocmit de Institutul de Cercetări în Transporturi.

În concluzie, există totuşi o posibilitate de a închide pentru automobile centrul şi a-l da spre
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folosinţă exclusiv pietonilor şi, în al doilea rând, bicicliştilor.

Centurile

Astăzi, oraşul duce o foarte mare lipsă de centuri ocolitoare. Desigur, dacă s-ar construi
centuri, traficul din interiorul oraşului s-au diminua şi astfel ar creşte şi șansele construirii unor
piste pentru biciclişti având în vedere că străzile interioare ar fi mai puţin solicitate de către
şoferi. Dar să vedem unde s-a propus construirea unor astfel de centuri…

Demersurile pentru construirea unui drum ocolitor pentru partea de SV a oraşului (prelungirea

Căii Sighişoarei) se află în stadiul de elaborare a proiectului tehnic. Consiliul Judeţean Mureş

gestionează un proiect de drum aparţinând Companiei Naţionale de Autostrăzi şi Drumuri

Naţionale România, care va avea rolul de centură ocolitoare pentru partea de SE a oraşului. În

felul acesta, municipiul va beneficia de drumuri ocolitoare pentru trei sferturi din perimetrul

său. În afară de acestea, s-a discutat posibilitatea realizării, în cadrul Asociaţiei zona metropoli-

tana Tîrgu-Mureş, a unei centuri ocolitoare care să lege între ele localităţile limitrofe şi cartierul

Unirii, aflate la nord de Mureş. Dacă aceste discuţii se vor concretiza rămâne de văzut atâta

timp cât în prezent Primăria municipiului nu mai agreează ideea de zonă metropolitană atâta

timp cât nu este numită la conducerea acesteia.

Pe bicicletă

Una din soluţiile de descongestionare a traficului este şi încurajarea deplasărilor cu bicicleta
cu efecte benefice atât asupra mediului, cât şi asupra infrastructurii rutiere. Conform con-
figuraţiei actuale a reţelei stradale se pot amenaja trasee pentru biciclişti, cu o lungime
totală de 37.494 km (după studiile realizate de creatorii blogului Infrastructura ciclistă în
Tîrgu-Mureş), în principal pe următoarele artere: str. Livezeni, str. Cutezanţei, str. Înfrăţirii,
bd. 1 Decembrie 1918, bd. Gh. Doja, str. Budiului, bd. 1848, P-ţa Trandafirilor, P-ţa Republicii,
bd. 22 Decembrie 1989, str. Avram Iancu, bd. Cetăţii, str. Verii, str. Trebely, bd. Gh.
Marinescu, str. Secuilor Martiri, Compexul de Agrement Week-end, str. Plutelor, str. Mureşului,
str. Voinicenilor, str. Decebal, str. Tisei, str. Cooperativei, str. Insulei, str. IH Rădulescu, str.
Băneasa, str. Depozitelor, str. Dezrobirii. În plus, după mutarea căii ferate se pot amenaja
piste pentru biciclete şi de-a lungul noii artere.
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Pentru o mai bună utilizare a acestor piste, ar fi necesară amenajarea unor staţii de închiriere

biciclete în toate cartierele oraşului.

Primul succes

Consilierii locali au aprobat de curând amenajarea de piste pentru biciclete pe traseul Piața
Trandafirilor - Complexul de Agrement și Sport Mureșul. „Având în vedere succesul participării
la Programul Comunității Europene „Săptămâna mobilității”, desfășurată în perioada 16-22
septembrie, și luând în considerare H.C.L. nr. 250 din 29 iulie 2010, privind aprobarea în
principiu a Strategiei de dezvoltare a rețelei de piste pentru biciclete în Tîrgu-Mureș, propun
alocarea fondurilor necesare implementării acestui proiect”, se arată în expunerea de motive
a consilierului local Peti András, propunătorul proiectului.

Pentru implementarea acestui proiect, ar fi necesară suma de 500.000 de lei, din bugetul local.

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/autobus-2.jpg

omucu (2012-11-05 09:51:41)
hai ca nu-i dracul asa negru. In Tg-Mures se circula destul de bine, asta daca stii cum sa-ti alegi
traseele. E oricum mult mai bine ca in alte orase. Centura ocolitoare pe relatia Sighisoara-Reghin
lipseste cel mai mult, sa nu uitam ca pe Cluj-Sighisoara se merge pe Ungheni-Acatari si practic se
ocoleste orasul. Pe langa centura lipseste enorm accesul cu bicicletele in centru, cred ca suntem
singurul oras in care nici nu se vrea o solutie in acest sens. Si interzicerea scuterelor si a motocicletelor
in centru mi se pare cel putin la fel de abuziva. Solutii pentru reducerea traficului in centru ar fi, se
pot face 2 parcari etajate in jurul centrului si automat s-ar putea interzice cu totul parcatul in piata
Trandafirilor, dar nici asta nu-s convins ca s-ar dori. La spital nu e rezolvata problema parcarii de vreo
10 ani desi zilnic se dau amenzi pentru masinile parcate pe marginea drumului, cu toate ca nu au nici
o posibilitate de a parca legal in zona

1.11.15 Contractele de deszăpezire, în pregătire (2012-11-05 00:31)

[1] Spectacolul mediatic al iernii trecute este încă viu în minţile românilor. Casele sub

zăpadă, drumurile impracticabile, zeci de localităţi izolate, oameni rămaşi fără curent, apă,

surse de încălzire, câteodată şi fără alimente vor mai rămâne pentru o perioade neşterse în
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mentalul colectiv. Iar iarna care se apropie se anunţă şi mai grea. În ultima decadă a lunii

noiembrie sunt aşteptate primele ninsori mai serioase şi în România, motiv pentru care e

un moment bun să aflăm cum stăm cu încheierea contractelor de deszăpezire. Pentru că

împotriva vrerii vremii nu prea putem riposta.

Prețuri reduse

Actualii guvernanţi promit că, în acest an, cheltuielile cu deszăpezirea autostrăzilor şi dru-
murilor naţionale vor fi mai mici cu 30 % faţă de cele din iarna 2011-2012. Declaraţia vine
chiar din partea ministrului Transporturilor şi Infrastructurii, Ovidiu Silaghi, care a prezentat în
şedinţa de Guvern de acum două săptămâni stadiul încheierii contractelor de deszăpezire şi a
subliniat că preţurile din contracte vor fi reduse.

Una dintre clauzele care vor fi renegociate se referă la plata doar a opt ore de staţionare
faţă de 24 de ore cât era până acum. Cu toate acestea, pe drumurile de interes naţional şi
european vor acţiona mai multe utilaje de deszăpezire, şi anume aproape 3.000 faţă de 2.360
în sezonul trecut. Ar mai fi de spus că, deşi în România, nu s-a înregistrat în ultimii ani cea
mai grea iarnă din Europa, totuşi ocupăm locuri fruntaşe după banii alocaţi pentru deszăpezire.

Anul acesta, Ministerul Transporturilor şi Infrastructurii a pregătit şi o hartă a drumurilor cu risc
mare de înzăpezire, unde dacă va cădea multă zăpadă, accesul camioanelor va fi interzis.

În ceea ce priveşte drumurile naţionale din Mureş care aparţin de Direcţia Regională Drumuri

şi Poduri Braşov, ministrul a anunţat că din cinci loturi sunt în curs de semnare - patru loturi,

iar în curs de achiziţie - un lot.

În curs de licitaţie

Venind în judeţ, încă sunt în curs de licitaţie lucrările de deszăpezire pentru drumurile judeţene,
suma disponibilizată de Consiliul Judeţean pentru aceste şosele fiind de 600 de mii de lei.
Noutatea ar fi că acestea nu se vor mai licita anual sau o dată la doi ani, ci pe patru ani,
astfel încât problemele privind contestaţiile care au blocat licitaţiile şi au amânat nepermis
încheierea contractelor să nu se mai întâmple.

Licitaţia pentru contractarea lucrărilor de întreţinere curentă a drumurilor pe timp de iarnă a
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fost lansată în 28 august, în sistemul electronic de achiziţii publice, firmele interesate având

la dispoziţie 45 de zile pentru a-şi depune ofertele. La fel ca şi în anii trecuţi, autoritatea

judeţeană a preferat să liciteze lucrările de deszăpezire pe loturi, şi anume Găneşti, Gorneşti,

Miercurea Nirajului, Reghin, Sâncrai şi Sighişoara. Deşi este destul de târziu, autorităţile

judeţene dau asigurări că nu vor fi probleme pe drumurile pe care le administrează, iar

contractele vor fi semnate până în 15 noiembrie. Şi asta pentru că, dacă până la prima

ninsoare serioasă, noile contracte nu vor fi semnate, vor acţiona utilajele firmelor care s-au

ocupat de deszăpezire în sezonul trecut.

De asemenea, la fel ca anul trecut, începând cu 15 noiembrie va funcţiona, la nivelul judeţului,

în coordonarea Consiliului Judeţean, Dispeceratul cu serviciu permanent pentru iarna 2012-

2013.

Salubriserv continuă

La nivelul municipiului Tîrgu-Mureş, astfel de probleme cu contractele nu au cum să aibă loc
pentru că serviciul de deszăpezire este concesionat până în 2016 din 2008 încoace companiei
Salubriserv. Astfel, concesionarul nu are decât să se doteze cu utilaje, antiderapant şi mână
de lucru pentru a face faţă şi acestei ierni. Cât vor cotiza târgumureşenii pentru deszăpezirea
drumurilor vom afla, probabil, aşa cum am mai scris în 2016 când se va încheia contractul
şi poate clauzele comerciale nu vor mai fi secrete având în vedere că vorbim de bani publici.
Potrivit reprezentanţilor Primăriei Tîrgu-Mureş, beneficiar al contractului, totul este pregătit, în
acest sens în depozite fiind stivuite 4.500 de tone de piatră spălată, 450 de tone de sare şi 10
tone de clorură de calciu.

Pentru drumurile care nu sunt în grija concesionarului pentru simplul fapt că nu au fost

cuprinse în caietul de sarcini, probabil că şi în acest an vor rămâne necurăţate săptămâni în

şir, până cineva va binevoi să trimită un utilaj şi pe aceste străduţe.

Cauciucuri, obligatorii

Şi în acest an rămâne în vigoare Ordonanţa de anul trecut potrivit căreia şoferii care nu
maşinile echipate corespunzător pentru iarnă vor fi sancţionaţi. Faţă de anul trecut, sancţi-
unea pentru un şofer care circulă cu o maşină fără anvelope de iarnă pe drumuri cu zăpadă,
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gheaţă sau polei va fi amendat cu cel puţin 9 puncte amendă şi cu maxim 21 de puncte
amendă. Valorea punctului amendă este de 70 de lei, adică a zecea parte din salariul minim
pe economie.

Anvelopele de iarnă trebuie să fie omologate, chiar dacă sunt second-hand, şi să poarte
marcajul M+S (sau M.S, sau M &S).
În plus, ar mai fi de amintit un aspect care a născut, de altfel, o întreagă controversă medi-
atică şi a derutat şoferii. Maşinile trebuie să fie dotate cu anvelope de iarnă, lanţuri şi alte
echipamente antiderapante omologate nu de la 1 noiembrie, ci în funcţie de condiţiile meteo.
Mai pe înţeles, dacă drumurile erau acoperite cu zăpadă, gheaţă sau polei de la 1 octombrie,
de atunci echiparea autovehiculelor pentru iarnă era obligatorie.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/deszapezire-localitati-1.jpg

1.11.16 Vizi Imre vrea să fie Vocea României (2012-11-05 00:42)

[1] S-a apucat de cântat în clasa a noua, după ce și-a ținut chitara pe dulap șase ani. A

cântat singur sau cu diferite trupe, a făcut cover-uri și parodii după piese mai mult sau mai

puțin celebre, dar are și piese proprii. După ce s-a făcut cunoscut în județul Mureș, Vizi Imre a

ajuns acum la show-ul Pro TV „Vocea României”, unde nu numai că a impresionat juriul, dar a

avut priză și la public. Așa că m-am reîntâlnit cu Vizi (așa cum îi spun toți prietenii), de data

acesta pentru un interviu.

Marius Moga …

Rep.: Pe tine nu te enerva Marius Moga?

Vizi Imre: Pe mine nu m-a enervat niciodată. Făceam mișto doar de piesele lui, că eram rocker,
dar când învățam piesele lui cu Paul (Paul Socol, Andărcavăr Bend) mi-am zis „Mă, da ăsta nu-i
prost”. Practic el ce face cu trei acorduri? Îți induce o stare. Nu face performanță în muzică, ci
folosește muzica pentru a-ți induce o stare. Practic asta e ideea la mainstream. Degeaba bagi
13.000 de acorduri să arăți ce mare muzician ești. Asta faci pentru tine și pentru prietenul tău
muzician, care știe și el 14.000 de acorduri. Moga face muzică pentru oameni și e un muzician
©2024 www.punctul.ro 1389

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/deszapezire-localitati-1.jpg


BlogBook 1.11. NOVEMBER

foarte bun.

Rep.: N-am spus că nu e bun, te întrebasem dacă te enerva.

Vizi Imre:Nu m-a enervat. Făceam noi mișto, pentru că piesele sunt bune de parodie. Cel mai
simplu exemplu: Cehov a vrut să scrie comedii la viața lui și ce-a făcut Stanislavski? I-a făcut
ditai dramele. Poți interpreta o piesă cum vrei tu. Uite, cel mai bun exemplu e concertul pe
care l-am avut la Rîciu, cu piese pe care oamenii le luau pe bune, iar voi erați în spate și vă
prăpădeați de râs.

Rep.: De când faci muzică mainstream? Pentru că nu făceai…

Vizi Imre: Nu făceam, dar sunt curios unde voi ajunge. Plus că e chestia asta când ai totul
profi: scenă, sonorizare, ți se asigură tot. Bine, nu va dura o veșnicie, dar merită să merg pe
mainstream, chiar și doar pentru asta.

Rep.: Da, am observat, acum ai și om de PR.

Vizi Imre: Mi l-au dat ei.

Rep.: E numai al tău sau îl împarți?

Vizi Imre: Îl împart, dar e o fată foarte drăguță și de treabă.

La Budapesta

Rep.: Cum ai ajuns la Budapesta, că și acolo ai fost la un concurs similar?

Vizi Imre: Acolo nu eu am participat, ci am acompaniat un coleg. De fapt, mama lui l-a înscris,
nici el nu credea în chestiile astea. Dar l-a prins și pe el, am trecut de preselecție și am ajuns
în emisiuni live. Acolo nu eram eu omul principal, stăteam în spate. Dar eu îmi știu locul: dacă
mă cheamă de basist stau în spate și tac din gură, dacă mă cheamă de front man atunci sunt
nebun.

Rep.: La Vocea României de ce te-ai dus?

Vizi Imre: Care muzician nu-și dorește să cânte în ditai profesionalismul? E bestial. E trupă în
spate care-ți cântă melodia la ultimul acord, exact așa cum am discutat-o. Îmi place asta. Nu
se întâmplă nimic în plus sau în minus față de ce-ai discutat, iar atunci poți să te desfășori.
Mi-a căzut foarte bine că acolo toți sunt drăguți și, hai să zicem, chiar iubesc ungurul de mine.
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Rep.: Și va fi Vocea României un ungur?

Vizi Imre: Da. Mi-am amintit o întâmplare nu foarte recentă, care s-a petrecut de vreo trei
ani. Eram în Italia și voiam să-mi cumpăr un telefon. M-am dus la vânzător, îi vorbeam
în engleză pentru că atunci nu știam italiana și i-am explicat că vreau un telefon. Nu știu
cum m-a văzut, dar mi-a zis să-i dau un act de identitate. Îi dau buletinul pe care scria
România, iar când l-a văzut… gata. Aproape o jumătate de oră m-am umilit ca să cumpăr
telefonul ăla, pe care oricum îl plăteam cu banii mei. Deci… cam așa de ungur sunt eu în afară.

Rep.: Te-ai dus la Vocea României ca să te răzbuni.

Vizi Imre: Nu. De ce să mă răzbun? Aici e vorba de muzică și de limitele mele. Uite, nici n-am
cântat mainstream. De fapt, am cântat mainstream-ul din ani ’70. Dar este un lucru foarte
bun, începe să mă cunoască lumea. Hai să zicem că mă cunoaște Mureșul, dar dacă îmi scot
o piesă proprie, și o să scot, ce fac, cum o promovez?

Rep.: În afară de oameni de presă, în zilele acestea au început să te caute și oameni de
muzică?

Vizi Imre: După trei zile încă nu. Îți dai seama…

Rep.: Măcar acum te apreciază doamnele din Batoș.

Vizi Imre: Da… oamenii din Batoș, nu din muzică. Dar sunt foarte faini. Îmi spunea unul că se

uita și așteptau să vadă dacă spun că sunt din Mureș sau din Batoș. Le-a căzut foarte bine.

Chitara de pe dulap

Rep.: Eu te știu din perioada Andărcavăr Bend, de acum câțiva ani, tu de când faci de fapt
muzică?

Vizi Imre: De prin clasa a noua. Am primit în clasa a treia o chitară.

Rep.: Și până în clasa a noua ai ținut-o în dulap?

Vizi Imre: Pe dulap. Avea la ea și husă, era nouă… Am învățat atunci în clasa a treia o piesă
și nu-mi plăcea, pentru că mă dureau degetele. Am cântat-o totuși de 8 martie și după aceea
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de câte ori mă întreba mama dacă nu mai vreau să exersez, spuneam că astăzi nu, mâine.

Rep.: În clasa a noua ce s-a întâmplat?

Vizi Imre: L-am cunoscut pe Szabó Előd de la Titan. El a fost și la X Factor în Ungaria, iar prin
secuime și zonele ungurești e foarte cunoscut. Când l-am cunoscut mi-a scris pe o hârtie șapte
acorduri, m-am dus acasă, le-am învățat, iar lunea următoare m-am dus cu chitara la școală.
M-a și întrebat mama ce fac. În timpul școlii stăteam la Reghin la internat, iar vinerea când
m-am întors acasă, i-am cântat mamei o melodie întreagă la chitară, așa cum am reușit s-o
învăț într-o săptămână. S-a emoționat, iar asta mi-a dat un imbold, și mi-am zis „Uite că pot!”.
După trei luni m-am făcut basist, am cântat prin diferite trupe, apoi ne-am făcut o trupă…

Rep.: Primele concerte?

Vizi Imre: Primul concert l-am avut la Buzău, la un festival, la secția metale grele și foarte

grele, cu trupa Empty Dreams, care încă mai există. Cântă un fel de gothic metal. Aveam o

chitară bas de Hora, blugi rupți, bocanci cât China, unghiile făcute cu negru și aveam coborâtă

chitara până la glezne. Nu știam nimic și aveam niște emoții (…)

Și din nou Moga …

Rep.: Ai ajuns la Vocea României și l-ai ales pe Marius Moga. De ce nu pe ceilalți?

Vizi Imre: Tocmai pentru că-l parodiam.

Rep.: Asta-i varianta pentru presă…

Vizi Imre: Nu, serios, fără nici o glumă. Eu oricum m-am dus cu gândul că merge ungurul din
Ardeal la București și o să-mi dea în cap.

Rep.: Cum lucrezi cu el?

Vizi Imre: Bestial. După ce am trecut de preselecție mi-au cerut o listă cu piese, le-am

discutat... Sunt atât de profesioniști încât nu-mi vine să cred. Oricât de muzician underground

ai fi, tot îți dorești să lucrezi în condițiile alea.
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Pâinea…

Rep.: Tu puteai trăi din muzică până acum?

Vizi Imre: Mergeam așa de la trupă la trupă, după care am început cu chitara. Așa era mai
simplu, cu cover-uri. Dar să cânți cover-uri nu e artă, e uzină. Iei piesa originală, o înveți, o pui
pe chitară și te-ai dus cu ea. Bine, e greu să înveți, dar nu e artă. Așa cred eu. Asta făceam și
îmi ieșea și mie de-o pâine, de-un suc, de-o Milka.

Rep.: Ai și piese proprii?

Vizi Imre: Am piesele mele, acasă, pe calculator, mai pun câte una pe youtube…

Rep.: Dar n-ai făcut bani cântând și din vânzarea pieselor tale.

Vizi Imre: Nu. N-ai cum. Mai întâi trebuie promovate. Nu mai merge ca-n anii ‘60, când te

duceai la casa de discuri, dădeai audiție și dacă le plăcea de tine gata. De fapt, am intrat în

studio cu o piesă de-a mea, aștept, se face, e pe drum, dar mai trebuie așteptat.

Așteptări

Rep.: Ce aștepți de la Vocea României?

Vizi Imre: Nu particip pentru câștig. Am mers să văd cum reacționează lumea. Aici toată
lumea spune că-s bun, dar acolo unde nu mă știe nimeni… Uite, am avut o audiență marți de
vreo trei milioane de oameni. Ar fi fain să iasă un concert și toți să spună că-s bun. Plus că
înveți foarte multe (…) Eu sunt sincer, natural, nu sunt cu fițe, nu le spun povești emoționante
cu părinții mei care s-au dus în Italia și vai săracii.

Rep.: Ba da, le-ai zis-o, am văzut prin presă.

Vizi Imre: Le-am zis-o, dar uită-te pe înregistrarea video cum am zis: „I-aș aduce acasă pe

părinții mei. Părinții mei s-au dus în Italia ca să ne dea o viață mai bună”. Punct. Nu cu lacrimi

în ochi. Deși mă mai emoționez, dar am zis nu, eu nu-s ăla. Eu sunt foarte atașat de familie,

pentru că ai mei s-au dus în Italia ca să mă poată ține pe mine la facultate. Și eu ce făceam la
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facultate? Bine, că mergeam, dar aveam restanțe. După facultate, cumva mi-am dat și licența

cu chiu cu vai și mi-am dat seama că ai mei săracii chiar lucrează. Tata avea aici o muncă de

birou, iar acolo lucrează la o firmă de grădinărit. Îți închipui ce schimbare. Și mă mai gândesc

și la asta. Din cauza asta am zis că dacă-mi iese treaba și totul va fi bine, îi aduc acasă, le dau

bani și tot, la fel cum au făcut ei cu mine.

Teatrul…

Rep.: Cu teatrul cum de nu ți-a ieșit? Ai făcut actorie, nu?

Vizi Imre: Am făcut actorie, dar nu mi-a plăcut. De fapt, mi-a plăcut, dar…

Rep.: Și atunci de ce te-ai mai dus?

Vizi Imre: Ca să scap de armată. Am fost înscris și la conservator… Am primit trei ani de
armată. Am primit și fițuica aia cum că sunt la facultate și nu trebuie să fac armată, m-am dus
și am dat hârtia, iar la o săptămână mi-am scos dosarul de la conservator. Eu am principiul
ăsta că nu iau o armă în mână.

Rep.: După Vocea României îți faci trupă sau mergi pe cont propriu? Încotro o apuci muzical?

Vizi Imre: Nu știu, eu am stilul meu, dar vom vedea. Îmi fac piesele mele, o să cânt și cu
formula mea completă. Nu știu dacă m-ai văzut, cântăm într-o formulă de patru. Oricum,
vreau să am un program muzical antrenant așa de vreo jumătate de oră, și cu piesele mele, și
cu piesele altora.

Rep.: Dar încet-încet vrei să faci muzica ta.

Vizi Imre: Da, până la urmă asta vreau, să arăt lumii că nu cânt coveruri toată viața. E o școală

incredibilă, dar după o vreme ajunge uzină.

Planuri

Rep.: În urmă cu an – doi cântai cu Andărcavăr Bend și erați în plină vogă pentru cei 100-150
de oameni care veneau să vă vadă la Teatru 74, iar acum se uită trei milioane de oameni la
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tine la televizor, peste un an – doi pe unde te vezi și ce te vezi făcând?

Vizi Imre: Așa un mini-turneu european. Ăsta ar fi visul meu, să cânt pentru toată lumea. Să
pornesc din România și vreau să reprezint oamenii care m-au plăcut, adică România. Vreau
deocamdată să pun Batoșul pe hartă.

Rep.: E pus cu merele.

Vizi Imre: Da, dar până acum nu prea știa lumea de el.

Rep.: Vrei să fii noul măr de Batoș?

Vizi Imre: Apple de Batoș, iVizi.

Rep.: Lumea te-a plăcut după ce te-a văzut la televizor.

Vizi Imre: Mie îmi pare bine, dar nu sunt obișnuit. Adică eu am fani acum? Cum e, ce trebuie
să fac?

Rep.: Stai așa, păi nu eram fanul tău când aveați concertele cu Andărcavăr?

Vizi Imre: Bine, dar fani pe care nu-i cunosc și cu care n-am băut. Normal, că voi veneați, vă
plăcea și ne-am împrietenit.

Rep.: Vrei să te împrietenești cu trei milioane de oameni?

Vizi Imre: Da... Dar nu vreau să mă schimb pentru nimeni. Așa cum sunt eu, cine mă place
- bine, cine nu - să fie sănătos. Nu vreau să mulțumesc pe toată lumea, numai ca să vină la
concerte. Așa am fost și la Vocea României. Dacă nu le place, cel mult îmi spun „du-te acasă!”.

A consemnat Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/vizi-imre.jpg

(2012-12-01 18:54:22)
Aceasta boanghina nu a rezistat pana la final ! A reusit sa zica ca el a avut de suferit din cauza
nationalitatii lui ! Bai rapanule, daca tu si natia ta erati asupriti, subjugati sau marginalizati atunci
acum va aveam ca scalvi! De fapt asta si meritati ! látni az összes halott! és nem hal meg soha azelőtt!
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1.11.17 „Numai uniţi putem ajunge la rezultate” (2012-11-06 07:44)

[1] Senatorul Marko Bela, care candidează în judeţul Mureş în Colegiul nr. 2 Senat, a
afirmat luni, în cadrul manifestării de lansare a candidaţilor Uniunii, că participă pentru a
şaptea oară la alegerile parlamentare, începând din 1990, apoi în 1992 şi apoi din patru în
patru ani, însă, dacă maghiarii vor pierde de această dată reprezentarea unitară, ’va fi vai de
ei’.

’Dacă pierdem reprezentarea unitară a intereselor noastre, e vai de noi (...) Deşi au trecut 22
de ani de la prima noastră campanie electorală, sunt nişte noţiuni care nu se schimbă, care
şi în campania aceasta şi le vom folosi. Acestea sunt importante, neschimbate. Aş putea să
spunem că pentru ungurii din România sunt valori eterne. Acum 22 de ani vorbeam despre
politica unităţii, despre solidaritate, acum vorbim la fel. Numai uniţi putem ajunge la rezultate
şi să ne obţinem obiectivele. Mai multe sunt lucrurile bune realizate în 22 de ani ca rezultat
al luptei politice consecvente a UDMR, decât evoluţiile negative’, a arătat Marko Bela, potrivit
traducerii oficiale.

Fostul lider al UDMR a spus că aude în ultima vreme că în afara UDMR au mai apărut şi
alte partide maghiare şi a subliniat că nu este de acord cu o competiţie în sânul comunităţii,
întrucât această comunitate nu trebuie să concureze.

’Nu suntem în competiţie între noi. Nu avem nevoie, noi nu ne concurăm reciproc, nu ungur
cu ungur concurează. Suntem singuri în competiţie (...) cu formaţiunile româneşti, dacă
nu suntem de acord, ne depăşesc. Asta e competiţia. Unii vor să ne reducă şansele de
reprezentare, nu se gândesc ce urmează. Vor să ne distrugă şansele de reprezentare’, a
susţinut Marko.

Politicianul a precizat că în viitorul Parlament se va decide asupra reorganizării teritoriale, va
apărea un nou nivel administrativ.

’Dacă aceasta se va produce fără noi, atunci va fi împotriva noastră’, a conchis Marko Bela.

Din partea UDMR candidează Gyorgy Frunda la Colegiul nr. 1 Senat, Marko Bela la Colegiul nr.
2 Senat, Csep Eva Andrea, la Colegiul nr. 3 Senat şi Balogh Jozsef, la Colegiul nr. 4 Senat.

Pentru Camera Deputaţilor candidează în Colegiul nr. 1 - Kerekes Karoly, Colegiul nr. 2 -
Lokodi Edit Emoke, Colegiul nr. 3 - Dr. Kelemen Atilla, Colegiul nr. 5 - Borbely Laszlo, Colegiul
nr. 4 - Fodor Jozsef, Colegiul nr. 6 - Gogolak-Hrubecz Csongor, Colegiul nr. 7 - Sallai Imre şi în
Colegiul nr. 8 - Eross Csaba.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/4337-marko-bela.jpg
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Szentgyorgyi Alexandru (2012-11-07 07:14:07)
Numai uniti putem ajunge la rezultate??? Este frumos, foarte frumos, dar are un singur cusur, trebue
crezut, s-au sa nu fi deceptionat, sa nu primesti venin in loc de corectitudine, mai ales atunci, cand
pe majoritatea componentei Autoritatilor Locale l-ai votat! Nu este fabulatie, descriu concret! Anul
1943-Tatal meu, ridicat de-pe strada( nu era combatant) si oprirea in URSS, minele de carbune
Donbas. Din mila lui Dumnezeu ajunge acasa in 1947. 1948-Se confisca toata averea(mica), (devine
proprietatea Statului) al familiei, inclusiv 1000mp. din intravilanul aflat pe str. Viilor nr. 52 com
Adamus, jud. Mures.Bunicul declarat ghiabur! La modul cel-mai abject,in anul 1957, vecinii membrii
CAP. in dorinta lor de inavutire (Pretext, dreptul la gradina CAP.)se extind pe o parte al terenului
confiscat si tot-odata si pe terenul altui vecin. Legea 18/1991 reparatie istorica, restituire! In anul 1991
tatal meu solicita si primeste proprietatile confiscate! 1994-mostenim dupa tatal decedat eu si mama.
Certificat Notarial de mostenire, intabulare CF. Totul este corect si legal! Solicit vecinilor sa elibereze
suprafata abuziv detinuta! reacredinta totala,reefuza. 1996 Dupa decesul mamei din nou, Certificat
Notarial de mostenitor, intabulare in CF. cu parte 1/1. Din nou solicit eliberarea suprafetei,refuzat.
1996-2004 Nenumarate Cereri, Petitii la alesii locali in vederea eliberarii TP. Nici un raspuns, nici
un TP. 2004- Petitie la Guvernul Romaniei; Intervine Corpul de Control al Prefecturii,se verifica totul
la sange, mi-se confirma in scris ca, am dreptate si surpriza, primesc toate Titlurile de Proprietate,
exclusiv pentru Paadure care, nici pana azi nu a sosit!!! Certificat Mostenitor la Notariat, masuratori
Topo autorizate, intabulare in CF.Si astazi multumesc d-nei Notar pentru profesionalismul ei. TP.-ul
a fost eliberat pe numele tatalui meu. Era logic sa refac succesiunea si intabularea conform. Titlu
de Proprietate! Din nou apelez la vecini pentru eliberarea suprafetei ocupate abuziv. Refuz! 2010,
ma supar din cauza reacredintei, refac eu gardul de grantuire pe linia de demarcatie stabilita de
expertiza Topo! Sant dat in judecata pentru TULBURARE DE POSESIUNE ??? Eu, Proprietar Neposesor,
ei Posesori Neproprietari. Mare confuzie,mare nedreptate, ei ,atat la mine cat- si la alt vecin, sant in
FOLOSINTA CAP. Dar ca, este Posesiune s-au Folosinta, nu noi stabilim! Surpriza la judecatorie, detin
Titlu de Proprietate !!!!!!!!!!!!!!!! In anul 2004 sant pus in posesie a terenului intreg, 1850mp. 2005
ianuarie Obtin TP. La Biroul cadastral com. Adamus se intocmesc toate actele,dar nu-se traseaza
noua linie de grantuire pe harta satului cu intravilane! D-na inginera de -la biroul de cadastru nu
se uita in acte, nu ia in considerare suprafetele din cartea funciara-878mp.( nu registrul agricol)nu
ia in considerare suprafata cu care au intrat in CAP(878mp)si eliberaza conform hartii, TP. pentru
suprafata de 1100mp. Nu este suficient,elibereaza TP.si pentu urmatorul vecin,matusa reclamantilor,
in loc de 878mp. tot 1100mp.Urmeaza sa elibereze TP si pentru al treilea vecin, tot o verisoara a
reclamantei, pentru 2450mp. in loc de 1750mp????????? 1750mp. suprafata cu care au intrat in CAP.
si este inregistrat in Cartea Funciara. In 05.11.2012, in vederea clarificarii si corectarii situatiei, ma
prezint la Primaria com. Adamus. D-na inginera de-la biroul de cadastru ma ia la rost, ma educa ca,
nu am dreptate, ridica tonul(parca eu a-s traii din salariul ei)scoate harta si i-mi indica suprafetele,
parca eu as fi fost vinovat ca, din anul 2004 pana in prezent nu au trasat pe harta noua linie de
demarcatie, conform punerii in posesie din anul 2004. De 6 ani nu au reusit acest lucru si mai mult,
din neglijenta, uitare, lasarea memoriei, recredinta s-au Doamne Fereste CORUPTIE elibereaza si
Titluri de Proprietate???????????????????????????, cauzandu-mi de un an de zile pierderi materiale si
daune morale! Apelez la Autoritati, Locale, Judetene, Guvernamentale, Presedintie! Toti, dar absolut
toti raspund in timpul prevazut de lege(mai putin Autoritatile Locale) DAR NU SE REZOLVA NIMIC!!!
ADEVARUL, DREPTATEA AU PICIOARELE SCURTE!!! PUN RAMASAG CA, TOT HOTII VOR CASTIGA SI IN
INSTATA, PROPRIETARUL ASA-ZIS NEPOSESOR (NU SE VA LUA IN CONSIDERARE ADEVARUL, FOLOSINTA
CAP.)VA PIERDE SI POSESORUL NEPROPRIETAR VA CASTIGA!!! AR FI MINUNEA DI TARA CA, SA FIE
INVERS!!! Ca incheiere,sant mirat, uimit si to-odata consternat ca, Autoritatile Statului nu au nici
-o putere, Local fac ce vor, taie si spanzura cum vor! ( ma refer la Autoritatile Locale din com.
Adamus, Autoritai cu care numai DREPTATEA NU ESTE UNITA,aluzie la cele spuse de catre excelenta
sa, d-ul.Senator al PARLAMENTULUI ROMANIEI MARKO BELA ! Ca, ma voi prezenta la vot, ESTE SIGUR,
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ESTE BATUT IN CUIE ! Ca, ce partid voi vota, sant convins ca stiti! Doresc tuturor o zi buna si in rest,
cu DUMNEZEU INAINTE, DOAMNE AJUTA-NE !

Szentgyorgyi Alexandru (2012-11-07 07:23:10)
Mentiune! Tot cea -ce am descris, este pe propria raspundere,pot dovedi totul cu acte legale! Cu
stima si respect pentru cine va citi cele scrise!

Szentgyorgyi Alexandru (2012-11-08 09:27:42)
„Numai uniti putem ajunge" Uniti cu cei -ce apartin acestei unitati,cu cei-ce prin fals intelectual toarna
otrava in viata ta,de-si menirea lor este in cadrul Primariei sa fie respectabili prin corectitudine si drep-
tate! Unit cu cea care intocmeste acte false in anul Domnului 2010 si sistem democratic,le inainteaza
Consiliului Local, consiliu care pe baza de incredere aproba, presedintele consiliului de-asemenea
semneaza ca PRIMARUL,se trimite documentatia la PREFECTURA, se aproba, se elibereaza TITLU de
PRORIETATE! Care este diferenta intre anii 1948, Primaria com. Adamus, 1957 Primaria com. Adamus
si 2010 Primaria com. Adamus??? Nu va bateti capul ! Nici-o diferenta pentru ca: 1948- in mod
autoritar se confisca tot! 1957- impotriva actelor legale doveditoare, Sfatul Popular dispune si acorda
suprafete marite unor tov. maghiari, buni tovarasi„,GHIABURII ACUM SA-SI TINA MOACA!!!" 2010-
Birou cadastru Primaria com. Adamus ! D-na ing. GIZELLA! FACE CE VREA, FACE CUM VREA ! Repeta
actiunea tovaraseasca, plina cu elan de-a impartii ce nu este al ei,ce nu a fost niciodata al vecinilor,ce
nu ea a cumparat din sudoarea fruntii,nu ea a suferit ororile comunismului!!! Ea, numita ing. Gizela
din cadrul primariei democratice al com. ADAMUS, DECIDE! „ NU MA INTERESEAZA!!!" Eu nu ma unesc
cu cei-ce ma fura fatis, cu cei-ce se indeletnicesc cu frauda,se indeletnicesc cu FALS INTELECTUAL
si UZ DE FALS in vederea favorizarii infractiunii,pentru ca unii sa obtina foloase necuvenite???!!! O
informez pe d-na ing. GIZELLA, ca NU MA LAS ! Multumesc bunului DUMNEZEU ca am aflat locul
mizeriei, locul unde pute a hoit! Mi-ati distrus viata,m-ati pus pe drumuri, m-ati pus la cheltuieli peste
posibilitati,a-ti acordat teren vecinilor din proprietatea cumparat de starmosii mei inca din anul 1880,
conf. Centralizator CF. si mostent pana in prezent nediminuat legal,dar diminuat, ciopartit, nu de
catre comunisti( legea a fost, dar efectiv nu au luat intravilanele oamenilor)ci de catre cei asemanator
ingineriei voastre,de care din pacate s-au gasit si in Adamus la Sfatul Popular si se gasesc si acum
in ingineria domniei tale,exprimandu-ma democratic! Nu inteleg,cum pot ajunge asemenea oameni
de nimica in funtii de decizie, cum va rabda bunul Dumnezeu pe pamantul sfant al TARII???!!! nU
AVETI CUNOSTINTA DESPRE CELE PETRECUTE, DAR DECIDETI?! Cu ce drept? Credeti ca, in cazul in
care judecatoria le da dreptate lor acum pe fond, ca MA VOI OPRII,NICI GAND!!! DAR NU VA FACETII
ILUZII, VA GASESC SI IN GAURA DE SARPE, DUPA TERMINAREA CELOR CE SCRIU ACUM, VOI SUNA LA
PRIMARIA Democratica din Adamus ca, sa va aflu numele, in vederea unei Plangeri ce voi depune
impotriva ingineriei voastre la Procuratura T-veni pentru FALS INTELECTUAL IN VEDEREA FAVORIZARII
INFRACTIUNII SI OBTINERII DE FOLOASE NECUVENITE!!! Pana atunci, ma voi ruga la bunul Dumnezeu
ca, numai atata bine sa-va faca, cat rau mi-a facut ingineria voastra!!! Desteptati-va Adamuseni !!!

Szentgyorgyi Alexandru (2012-12-06 07:07:54)
Interesanta interpretare din partea unora de-la Primarie,dat in scis semnat si stampilat!!! Daca spun
adevarul-adevarat, daca indic reavointa unora din angajatii Primariei in favorizarea infractiunii sant
RAZBUNATOR??? Nu dragele muieri, nu!!! Eu ma lupt si ma-voi lupta cat traiesc pentru dreptul meu,
pentru cea-ce am mostenit cinstit si legal de-la PARINTII MEI!!! Este adevarat, de cate ori o voi vedea
pe muierea INTELECTUALA, principala vinovata pentru toate necazurile mele, VOI STRIGA CAT POT DE
TARE „ HOATA!!!" Cat le priveste pe restul muierilor care au contribuit la mentinerea falsului, SA -LE
DEA DUMNEZEU PANA IN A SAPTEA SPITA ATATA NECAZURI CAT MI-AU PRICINUIT MIE!!! DUMNEZEU SA
AIVA MILA DE SUFLETELE VOASTRE NEGRE, NEGRE CA ANTRACITUL DIN MINELE DIN DONBAS, UNDE
A SUFERIT TATAL MEU BUCURIILE COMUNISMULUI, LA FEL CUM MA BUCURATI SI VOI DE BUCURIILE
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DEMOCRATIEI !!!

1.11.18 Fondurile pentru diabetici epuizate din nou (2012-11-06 07:49)

[1] Casa Județeană de Asigurări de Sănătate Mureș anunță că și-a epuizat din nou fondurile
pentru programul național prin care erau subvenționate medicamentele bolnavilor de diabet.
Într-un comunicat postat pe site-ul instituției, CAS Mureș se menționează următoarele:

În temeiul art.6 lit."d" din Contractul de furnizare de medicamente şi a unor materi-
ale sanitare specifice care se acordă pentru tratamentul în ambulatoriu al bolnavilor
incluşi în unele programe naţionale de sănătate cu scop curativ, în cadrul sistemului
de asigurări sociale de sănătate CAS Mureş vă aduce la cunoştinţă epuizarea
creditelor de angajament destinate eliberarii materialelor sanitare pentru PNS 5
PROGRAMUL NATIONAL DE DIABET -TESTE DE AUTOMONITORIZARE ADULTI.

În final, reprezentanții Casei mai precizează că fac demersuri pentru o nouă suplimentare de
fonduri pe anul 2012.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/diabet.jpg

1.11.19 Csegzi atacă legea electorală la CEDO (2012-11-06 14:44)

[1] Sandor Csegzi, căruia Biroul Electoral Judeţean nu i-a acceptat candidatura ca indepen-
dent în Colegiul uninominal nr. 1 Târgu Mureş pe motiv că nu a prezentat listele de semnături
în patru exemplare originale, a anunţat marţi, într-o conferinţă de presă, că intenţionează să
atace Legea Electorală la CEDO, întrucât aceasta ar dezavantaja candidaţii independenţi.

’Consider că mi s-a luat un drept fundamental garantat de Constituţie, dreptul de a fi ales, pe
o chestiune de formă care nici nu are sens prea mare (...) Acest drept care mi s-a luat este
pe fondul unei legislaţii prin care politicul actual nu doreşte a se afirma alte voci, din afara
intereselor de partid (...) Doresc să merg mai departe, la nivel internaţional, pe linia drepturilor
omului. Această lege nu poate fi aplicată în momentul de faţă pentru un candidat independent,
mai ales dacă porneşte la Senat, că atunci cifrele (numărul de semnături necesare, n.r.) se
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dublează. Am şase luni să găsesc căile de apel. Dacă sunt mai multe, sunt mai multe, evident,
CEDO este calea cea mai directă, pe care o ştim cu toţii. Trebuie să mă consult cu avocaţii’, a
spus Sandor Csegzi.

El a spus că un candidat independent nu are dreptul la un însemn electoral, nu poate participa
la tragerea la sorţi pentru un loc pe buletinul de vot, este plasat ultima poziţie pe buletinul de
vot, iar pentru adunarea semnăturilor de susţinere pentru un colegiu de deputat ar trebuie să
muncească ’34 de ore pe zi’ pentru a le strânge, în mai puţin de o lună.
’Pentru un candidat independent, aceasta este o misiune imposibilă’, a spus Csegzi.

Sandor Csegzi, care ocupă în prezent funcţia de consilier al primarului din Târgu Mureş, a
arătat că i s-a refuzat înregistrarea candidaturii - iar instanţele de judecată au confirmat
decizia BEJ Mureş - deşi a depus listele cu numărul de semnături necesare, cuprinzând o listă
originală şi trei copii autentificate la notariat.

Acesta a susţinut că, potrivit legii, copiile legalizate au aceeaşi valoare juridică, dar că i s-a
respins înregistrarea candidaturii deşi există precedente, din alegerile locale din 2008 şi 2012,
când candidaţi independenţi aflaţi în aceeaşi situaţie au fost acceptaţi în cursa electorală.

Csegzi a mai arătat că atunci când a anunţat că doreşte să candideze ca independent,
împotriva sa ar fi fost ’orchestrată o acţiune de denigrare în media maghiară’, că ar fi fost
’foarte dur criticat’ şi că deşi a cerut drept la replică, nu i s-a acordat.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/csegzi-sandor.jpg

1.11.20 Sală de sport din Sighișoara cu numele Aurel Bulgaru
(2012-11-06 14:48)

[1] Consiliul Local Sighişoara a hotărât ca sala de sport aflată în Cartierul Corneşti, în care
a locuit campionul mondial la handbal Aurel Bulgaru, să poarte numele sportivului, iar acest
lucru va figura inclusiv pe o placă comemorativă care va fi amplasată pe frontispiciul clădirii.
Potrivit Primăriei Sighişoara, ceremonia de dezvelire a plăcii va avea loc miercuri, în prezenta
soţiei lui Aurel Bulgaru, precum şi a reprezentanţilor Federaţiei Române de Handbal.

Aurel Bulgaru s-a născut la Sighişoara la data de 26 septembrie 1934 şi a decedat la data de
16 aprilie 1995, iar în întreaga activitate sportivă cu echipa de club şi naţională a câştigat cinci
ediţii ale Cupei Campionilor Europeni, a fost căpitanul echipei naţionale de handbal cu care
a câştigat Campionatul Mondial de la Viena în anul 1958 şi Campionatul Mondial de la Praga
1964, precum şi numeroase turnee desfăşurate pe toate continentele.
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Aurel Bulgaru a fost, în perioada 1951-1954, component al echipelor Flamura Roşie şi Locomo-
tiva Sighişoara, una din fruntaşele Campionatului Naţional Divizia A - handbal în 11, în 1954
s-a transferat la C.C.A.-Steaua Bucureşti şi a jucat în echipa naţională până în anul 1968. După
retragerea din viaţa competiţională a activat ca antrenor al echipelor naţionale ale Egiptului,
Tunisiei şi Marocului.

’Pentru întreaga activitate sportivă cu echipa de club şi echipa naţională, handbalistului Aurel
Bulgaru i-a fost acordat post-mortem, titlul de Cetăţean de onoare a municipiului Sighişoara
prin H.C.L. nr. 54/17 iulie 1997. Un alt handbalist sighişorean, Mircea Grabovschi, maestru
emerit al sportului românesc şi cetăţean de onoare al municipiului Sighişoara a adresat
Primarul municipiului la sfârşitul anului 2010 propunerea de atribuire a denumirii de ’Aurel
Bulgaru’ sălii de sport a unităţii de învăţământ aflată în cartierul în care a locuit marele
handbalist’, precizează un comunicat de presă al Primăriei Sighişoara.

Potrivit documentului, handbalul sighişorean a propulsat în elita naţională şi internaţională o
serie de jucători de mare valoare, alături de Aurel Bulgaru regăsindu-se Mircea Grabovschi şi
Radu Voina.

AGERPRES
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1.11.21 Festivalul de film Alter-Native începe astăzi (2012-11-07 09:54)

[1] Festivalul internaţional de film de scurt-metraj Alter-Native, cel mai mare eveniment
de acest gen din România, aflat la a XX-a ediţie, se desfăşoară începând de miercuri până
duminică la Palatul Culturii din Târgu Mureş.

’Timp de cinci zile, până duminică, sperăm să avem cât mai mulţi vizitatori la Palatul Culturii.
Aniversăm şi suntem mândri că am ajuns la această ediţie a XX-a, nu ştiu dacă mai există
un festival cultural din ţară organizat de un ONG care să ajungă la această ediţie. Şi această
ediţie este cu un buget de austeritate, deci nu ne putem permite o sărbătoare foarte somp-
tuoasă, chiar a trebuit să facem nişte economii, iar cel mai bun exemplu este faptul că faţă
de anii trecuţi vom avea în acest an doar două evenimente muzicale, faţă de trei sau patru.
Considerăm, şi poate că nu este doar părerea noastră, că este cel mai mare eveniment de
acest gen, ca şi festival de scurt metraj. La începuturi, acum douăzeci de ani, a fost singurul
festival de film în zonă, iar acum am ajuns cu festivalurile de film cum este şi cu universităţile:
în fiecare al doilea sat găsim o universitate sau un festival’, a declarat miercuri presei Levente
Sipos, directorul festivalului.
Acesta a arătat că poate că festivalul de la Târgu Mureş nu este unul de categoria A, însă este
un festival care se organizează de 20 de ani şi care a început să fie cunoscut.
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Sipos a spus că în cei 20 de ani festivalul Alter-Native a primit filme din peste 70 de ţări, iar în
acest an 61 de ţări au fost reprezentate la preselecţie, iar 59 de filme din 27 de ţări au fost
selectate pentru a intra în concurs.

Potrivit acestuia, la ediţia a XX-a din juriu va face parte şi o personalitate din Africa, în baza
parteneriatului cu Festivalul One World, iar miercuri şi vineri vor fi proiectate inclusiv filme
documentare de la Festivalul One World.

’În afară de programul de concurs, după impresiile mele din timpul preselecţiei, din atitudinea
juriului de preselecţie şi din note, se pare că va fi un concurs destul de puternic. Multe filme
nu au reuşit să ajungă în concurs cu nişte note cu care anii trecuţi erau în prima jumătate
a filmelor selecţionate. Am încercat să aducem filme de lung metraj de succes în lumea
cinematografică, şi nu succes de casă, majoritatea la festivaluri şi au luat premii importante,
tocmai din această cauză am pierdut un membru al juriului, domnul Tudor Giurgiu, după ce
filmul ’Despre oameni şi melci’ a câştigat premiul la Varşovia, organizatorii festivalului de la
Rio de Janeiro s-au încăpăţânat să-l aibă şi pe domnul Giurgiu, nu numai la filmul’, a subliniat
Levente Sipos.

Acesta a precizat că un eveniment important va fi şi sâmbătă, de la ora 18:00, când va fi
prezentată premiera naţională a filmului ’Aglaia’, film care acum câteva săptămâni a câştigat
premiul festivalului din Antalia.

’Joi, la proiecţia filmului ’Undeva în Palilula’ o să-l avem pe protagonist - Dimenyi Aron din Cluj
Napoca, iar sâmbătă o să fie prezent unul dintre producătorii filmului ’Aglaia’, Muhi Andras
din Ungaria. Un alt eveniment este concertul de vineri seară al lui Emy Drăgoi, originar din
Ploieşti şi stabilit în Paris, recunoscut ca regele jazului la acordeon şi va avea un spectacol din
muzica filmelor lui Charlie Chaplin şi cu ilustraţie din a aceste filme’, a mai spus Levente Sipos.

Directorul artistic al festivalului, Attila Gasparik, directorul Teatrului Naţional din Târgu Mureş,
a precizat că festivalul Alter-Native este unul independent, ’adică niciunul dintre protagonişti,
organizatori sau eroii principali nu se ocupă cu film’.

’Nu avem nici un interes direct de a organiza un festival, ca prin festival să promovăm filmele
noastre. În România un singur festival a început mai repede decât festivalul nostru - DaKino,
cu care am avut relaţii foarte bune până când a existat. Cred că această construcţie solidă
a condus la acest absolut succes să poţi organiza de 20 de ori un festival în care numărul
filmelor înscrise în concurs nu scade, ci permanent creşte. Cu asta cred că am spus totul
despre festival’, a afirmat Gasparik.

În privinţa calităţii filmelor, Attila Gasparik a arătat că a văzut foarte multe din aceste filme şi
că a constatat că a observat că ’a sosit o generaţie care s-a născut cu camera în mâna’.

’Deja la 10 ani au avut camere cu care să facă filme. Noi, generaţia noastră, la 20 de ani dacă
ai văzut o peliculă cum se face sau dacă ai avut un aparat de fotografiat să faci 36 de poze, vă
daţi seama că dacă azi nu fac 100 de poze, nici nu m-am trezit. Deja a venit o generaţie care
ştie să scrie cu camera, am ajuns în situaţia teoreticienilor francezi care au avut concepţia de
cameră stilou. Generaţia care ne trimite filmele scrie cu camera. Ei deja cred că au abandonat
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lumea lui Gutenberg, ei jurnalele, situaţia lor, modul lor de a trăi sunt formulate prin camera
de luat de vederi şi de aceea avem un nivel foarte ridicat la aceste filme’, a apreciat Attila
Gasparik.

Directorul artistic a mai spus că dacă primele ediţii la Alter-Native nu a fost înscris niciun
filmul românesc ’pentru că nu se făceau’, azi ’avem un loc binemeritat în rândul ţărilor cu un
cinematograf important’.

’În acest context au apărut cu foarte multe filme şi maghiari din România care pot face filme
în România, ajung la festivaluri internaţionale şi se simt foarte bine’, a subliniat Gasparik.

La ediţia din acest an Italia este invitatul de onoare al Festivalului Internaţional Alter-Native.

În cadrul Festivalului Internaţional de Film de Scurt-metraj Ater-Native vor putea fi urmărite
o parte a filmelor de scurt-metraj premiate de-a lungul primelor 19 ediţii manifestării, la
secţiunea Best of Alter-Native, precum şi 13 filme de lung metraj care au obţinut premii
internaţionale.

AGERPRES
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1.11.22 „Romii pot deveni lideri” (2012-11-07 13:52)

[1] Asociaţia Siloe a lansat miercuri la Târgu Mureş proiectul ’Romii pot deveni lideri’, prin
care tinerii romi din zece comunităţi din judeţul Mureş vor fi învăţaţi să coordoneze o acţiune
de voluntariat pentru comunitatea lor.

Proiectul se derulează în perioada septembrie 2012 - aprilie 2013 în localităţile Corunca,
Glodeni, Ernei, Sângeorgiu de Mureş, Mădăraş, Icland, Voievodeni, Livezeni, Gorneşti şi în
cartierul Valea Rece din Târgu Mureş.

’Vom organiza cursuri de instruire pentru 10-12 tineri romi din fiecare comunitate. Scopul
proiectului este să dezvoltăm şi să încurajăm ca tinerii să devină lideri în comunitatea lor.
Vor participa la un curs de formare de lideri iar în timpul practicii vor organiza o acţiune
de voluntariat, deci să facă ceva pentru comunitatea lor’, a afirmat Samaj Imola Noemi,
coordonatoarea proiectului, într-o conferinţă de presă.

Potrivit acesteia, acţiunea pe care o vor iniţia tinerii romi va fi prezentată apoi de aceştia într-o
viitoare conferinţă de presă care va fi un nou test pentru ei, şi anume testarea abilităţilor de
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comunicare.

Proiectul Asociaţiei Siloe are o valoare de aproape 5.000 de euro şi este finanţat de Comisia
Europeană în cadrul programului ’Tineret în acţiune’, iar la finalul implementării acestuia va fi
editat un manual de leadership pentru romi.

Acest proiect vine în continuarea unui alt proiect derulat în comunităţile de romi ’RomaFest’
prin care tinerii au învăţat dansuri tradiţionale.

AGERPRES
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1.11.23 Steagul secuiesc motiv de dispută electorală (2012-11-07 14:42)

[1] Preşedintele Partidului Civic Maghiar (PCM), Biro Zsolt, a declarat presei, miercuri, la
Târgu Mureş, că manifestarea programată joi de UDMR, la Sfântu Gheorghe, de ’apărare a
steagului secuiesc’, este una electorală, iar acest simbol al comunităţii nu ar trebui folosit în
scop electoral.

’Este o acţiune organizată de UDMR Covasna, din păcate în scopuri de campanie electorală.
Steagul secuiesc e simbolul comunităţii, nu poate fi confiscat nici de UDMR, nici de PCM, nici
de Consiliul Naţional Secuiesc, aşa cum a apreciat şi justiţia. Nu e de cuviinţă să fie folosit în
scopuri electorale’, a spus Biro Zsolt.

Acesta a susţinut că există o diferenţă de poziţie între PCM şi UDMR cu privire la însemnele
secuieşti, în sensul că civicii au reuşit să impună prin unele consilii locale arborarea drapelului
respectiv în câteva localităţi, în timp ce Uniunea ar fi încercat să blocheze aceste iniţiative, un
exemplu fiind în comuna mureşeană Ghindari.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/biro-zsolt1.jpg

1.11.24 Compania „Liviu Rebreanu” împlinește 50 de ani (2012-11-07 15:00)

[1] Compania ’Liviu Rebreanu’ a Teatrului Naţional din Târgu Mureş sărbătoreşte, începând
de miercuri până duminică, împlinirea unui semicentenar de teatru în limba română în acest
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municipiu, sub egida ’50 de ani de interculturalitate’.

Pentru a marca începutul teatrului în limba română la Târgu Mureş, 33 de actori ai naţionalului
şi regizoarea Anca Bradu pun în scenă premiera piesei ’Amurgul burghez’ scrisă de târgu-
mureşeanul Romulus Guga, care este programată miercuri seara, de la ora 19,00.

Potrivit directorului Companiei ’Liviu Rebreanu’, Alina Nelega, până la ora premierei sunt
programate două vernisaje, al unei expoziţii de fotografie, în care se regăsesc toţi marii actori
care au jucat la Teatrul Naţional din Târgu Mureş începând din anul 1962, şi al unei expoziţii
de pictură, aparţinând artistei Marinela Popescu.

În prima zi a manifestării va fi lansată, în cadrul colecţiei Teatru de Buzunar, ’Un rege Lear’ de
Monica Săvulescu Vouduri şi ’Guga’ de Laurenţiu Blaga, precum şi cartea ’Volume de referinţă’,
aparţinând Fundaţiei culturale Camil Petrescu.

Până la ora premierei ’Amurgul burghez’, actorii Teatrului Naţional din Târgu Mureş vor juca şi
spectacolul ’Prah’ de Spiro Gyorgy, în regia lui Cristian Ioan.

Directorul Companiei ’Liviu Rebreanu’, Alina Nelega, a arătat miercuri că pe parcursul celor
patru zile ale manifestării vor fi organizate şi două ateliere, unul de actorie şi unul de dra-
maturgie.

Pe parcursul zilei de joi, sunt programate două lansări de cărţi, ’MEDE/EA’ de Roxana Marian şi
’Flori de mină’ de Szekely Csaba, dublate de prezentarea spectacolelor cu aceleaşi nume, de
la ora 17,00, respectiv ora 21,00.
Vineri, programul va continua la Universitatea de Arte cu spectacole, mese rotunde şi lansări
de carte, precum şi cu un workshop ’Arta actorului’ de Bacs Miklos, la care ia partea studenţii
anului III actorie de la facultăţile de Teatru în limba română i limba maghiară.

La Teatrul Naţional va fi prezentat, de la ora 17,00, spectacolul ’CLOACA’ de Maria Goos, regia
Theodor Cristian Popescu, iar de la ora 19,00, spectacolul invitat ’Băiatul albastru’, în regia
Feidlim Cannon şi Gary Keegan din Irlanda.
Sâmbătă este programat un spectacol festiv, lansări de cărţi şi prezentarea unui spectacol in-
vitat din Republica Moldova, ’ROGVAIV’, în regia lui Bogdan Georgescu de la Teatrul Spălătorie
din Chişinău.

Iubitorii de teatru din Târgu Mureş vor putea urmări gratuit, de la ora 19,00, spectacolul
’Carmina Burana’ de Gigi Căciuleanu, unul dintre cele mai apreciate spectacole de la Festivalul
Naţional de Teatru de la Bucureşti.

Ultima zi a aniversării semicentenarului de teatru românesc de la Târgu Mureş, la Universitatea
de Arte va fi prezentat spectacolul ’Lini moartă’ de Letizia Russo, în regia lui Marius Oltean,
va fi lansată cartea ’50 de ani în 50 de secvenţe’ a lui Zeno Fodor, cel care a fost angajat al
teatrului în momentul înfiinţării secţiei române şi va fi prezentat spectacolul ’Prah’ de Spiro
Gyorgy, în regia Cristian Ioan.
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Gala teatrală se va încheia duminică seara, la ora 19,00, cu spectacolul ’Melancolia şi Misterul
unei străzi’, de Horaţiu Mihaiu de la Teatrul ’Andrei Mureşanu’ din Sfântu Gheorghe.

AGERPRES
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1.11.25 Bătaie între elevi la un liceu din Sighișoara (2012-11-08 11:23)

[1] Inspectoratul Judeţean de Jandarmi (IJJ) Mureş a anunţat, joi, că în urmă cu o zi,
jandarmii din Sighişoara au reuşit aplanarea unui scandal la internatul Grupului Şcolar Agricol
din municipiu, în care erau implicaţi doi elevi, dintre care unul avea o sabie.

’În jurul orelor 8.20, o patrulă mixtă formată din poliţist şi jandarm din cadrul Secţiei de
Jandarmi Sighişoara, a fost dirijată de către ofiţerul de serviciu de la Poliţia Sighişoara la
internatul aparţinând Grupului Şcolar Agricol, unde s-a produs un scandal. Deplasându-ne la
faţa locului, membrii patrulei au constatat faptul că un elev, care avea asupra sa o sabie, a
agresat un alt elev. Fiind întrebat despre evenimentul petrecut, acesta a recunoscut că a avut
o altercaţie cu un coleg şi că a avut asupra sa o sabie pe care intenţiona să o folosească’,
se arată într-un comunicat de presă semnat de lt. Col. Daniel Manea, ofiţerul de presă al IJJ
Mureş. Potrivit documentului, persoanele implicate au fost conduse la sediul Poliţiei Sighişoara,
pentru a se continua cercetările.

Jandarmii susţin că elevul care deţinea sabia va fi cercetat pentru comiterea infracţiunii de
port fără drept de arme albe, ’în locurile şi împrejurările în care s-ar putea primejdui viaţa sau
integritatea corporală a persoanelor ori s-ar putea tulbura ordinea şi liniştea publică’. Elevul
asupra căruia a fost găsită sabia este în clasa a IX-a.

AGERPRES
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1.11.26 Fără vot etnic maghiarii nu intră în Parlament (2012-11-08 14:22)

[1] Preşedintele Partidului Civic Maghiar (PCM), Biro Zsolt, a declarat joi, într-o conferinţă
de presă susţinută la Târgu Mureş, că, dacă populaţia maghiară nu va vota pe criterii etnice,
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atunci pragul de 5 % nu poate fi atins de niciun partid maghiar, nici măcar de UDMR.

’În aceste condiţii, când PPMT şi-a manifestat clar intenţia de a participa la alegeri, noi
(maghiarii - n.r.) fiind în competiţie şi reprezentând doar 6 % din populaţia României nu putem
omite acest lucru şi nu putem să nu avem în vedere prevederile legii electorale, care prevede
un prag de 5 % sau unul alternativ de 6 plus 3. Considerăm că două sau trei partide nu pot
realiza acest prag. Dacă populaţia maghiară nu votează pe criterii etnice, atunci pragul de 5
% nici nu poate fi atins de nici un partid din comunitatea maghiară, nici măcar de UDMR, chiar
dacă are peste 80 % susţinere (în rândul electoratului maghiar,n.r.). Eventual pragul de 6 plus
3, da, datorită faptului că în judeţele Covasna, Harghita şi o parte din Mureş sunt colegii în
care populaţia maghiară are o pondere de 80 % şi chiar peste’, a arătat Biro.

Potrivit acestuia, PCM a luat decizia de a nu lansa candidaţi în alegerile parlamentare întrucât
a optat pentru colaborare între toate formaţiunile maghiare - PCM, PPMT şi UDMR - şi pentru
susţinerea intereselor maghiare.

’Nu suntem pentru dezbinare, noi suntem pentru conlucrare şi vom merge pe acest drum.
Nu s-a semnat niciun protocol de susţinere nici cu UDMR, nici cu PPMT şi tocmai de aceea
nu s-a ajuns la asemenea protocoale pentru că PCM este un partid care duce o politică de
sine stătătoare. Noi vrem conlucrare cu fiecare partid din România şi în special cu partidele
maghiare din România. Putem să facem alianţe, dar suntem pentru o conlucrare a tuturor
partidelor’, a subliniat liderul PCM.
Acesta a susţinut că, deşi PCM nu participă ca partid la alegerile parlamentare, are o poziţie
fermă, în sensul că, deşi doreşte promovarea competiţiei în rândul formaţiunilor politice
maghiare la alegerile locale, doreşte totuşi o reprezentare unitară la alegerile generale.

Biro Zsolt a mai spus că din acest motiv PCM a propus în vară ideea unei ’reprezentative
naţionale’, pe care partidele politice maghiare, UDMR şi PPMT, nu au îmbrăţişat-o ’deşi acum
recunosc că ar fi fost cea mai bună idee din perspectiva şi din punctul de vedere al comunităţii
maghiare’.

’Dacă rămân la aceşti termeni sportivi, se pare că UDMR-ul, după ce a obţinut în iunie peste
80 % din sufragiile populaţiei maghiare, a jucat la tragere de timp şi acum chiar dacă acum
recunoaşte că ar fi fost o idee bună şi ar fi motivat toată populaţia. Probabil că comunitatea
maghiară ar avea mai multe locuri în Parlamentul României, dar deja nu mai sunt posibilităţi
tehnice pentru a înfiinţa această coaliţie’, a arătat preşedintele civicilor maghiari.

În privinţa votului pentru parlamentare, Biro Zsolt a spus că lasă la alegerea membrilor săi de
partid să decidă pe cine vor susţine, deşi el, personal, nu este mulţumit nici de Marko Bela,
Frunda Gyorgy sau Borbely Laszlo, nici de cei foştii membri ai PCM care candidează pe listele
PPMT, Laszlo Gyorgy, Palosi Csaba şi Olvedi Zsolt.

’Noi îndemnăm populaţia să voteze candidaţii maghiari, dintre candidaţii maghiari să îi aleagă
pe cei pe care îi consideră mai credibili, mai buni. Am spus că avem reţineri vizavi de aceşti
domni (Marko, Frunda, Borbely, n.r.) dar din punctul nostru de vedere nici cei care au plecat
aşa de la noi (Laszlo, Palosi şi Olvedi - n.r.), că am auzit din presă că s-au înscris într-un alt
partid’, a susţinut Biro Zsolt.AGERPRES
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/biro-zsolt1.jpg

Szentgyorgyi Alexandru (2012-11-09 07:39:05)
Doamne, cand vom depasi micimea omeneasca? Oameni cinstiti, corecti si buni gospodari ne
trebuiesc! Un program de partid, cat de bun sa fie, nu face nimic daca nu-se aplica corect si cinstit!
Toate comentariile, ideologiile si teoriile despre asa-zisa dezbinare nu stau in picioare! Cine a semanat
zanzanie,cine a venit cu teorii noi, Gyuri s-au Janos? Cine este nedreapta,cine savarseste fals
intelectual,cine favorizeaza ilicitul-infractiunea? De-ce aproba fara verificari Joska, cele intocmite de
Gizella? De-ce va mai mirati ca,nu veti intra in Parlamentul Romaniei? Conteaza pentru noi oamenii
de rand? NUUUUUUU!

1.11.27 Strategia de alianțe a UDMR - „o înțelegere deșteaptă”
(2012-11-08 14:25)

[1] Senatorul Gyorgy Frunda, candidatul UDMR Mureş pentru Colegiul uninominal numărul
1 Senat, a declarat joi, într-o conferinţă de presă, că strategia Uniunii în privinţa unor alianţe
post electorale va fi una ’deşteaptă’ şi că este nevoie de această organizaţie ’cu care previi
anumite tensiuni etnice’ şi care să rezolve problemele comunităţii maghiare.

’(...)Va fi o înţelegere deşteaptă. Depinde în ce poziţie vom fi. Pe mine mă încurajează
declaraţia fostului prim-ministru Călin Popescu Tăriceanu, care spunea că viitorul Guvern
trebuie să aibă o relaţie de colaborare cu UDMR, indiferent dacă vom fi într-o coaliţie gu-
vernamentală sau nu. Şi aşa este, pentru că noi nu suntem un partid politic, noi trebuie să
rezolvăm problemele comunităţii maghiare. Eu sper să fim în coaliţie guvernamentală, dacă
mă întrebaţi. Eu sper acest lucru. Dacă vom avea un Guvern USL - şi aceasta e mai mult ca
sigur - dacă putem să ajungem la o siguranţă şi ei să priceapă, şi sunt semne în sensul acesta,
că ai nevoie de UDMR, ca reprezentantul legal al comunităţii maghiare din România, cu care
previi anumite tensiuni etnice şi rezolvi cerinţele legale ale comunităţii şi prin aceasta întăreşti
politica majorităţii şi a ţării, toată lumea are de câştigat’, a arătat Frunda. Candidatul a spus
că pe marginea acestui subiect se va mai discuta, iar dacă nu atunci Uniunea va fi în opoziţie.

Senatorul crede că în politică nu există ’probleme delicate’ şi că orice dispută politică se poate
rezolva doar prin negocieri şi discuţii, inclusiv pe marginea unor subiecte pe care anumiţi
politicieni le resping în prezent, cum e şi cazul lui Mihai Voicu, vicepreşedintele PNL, care
exclude discuţii pe anumite teme.

’(...) O problemă de colaborare guvernamentală se rezolvă prin discuţie. Nu există nicio
problemă delicată sau care să nu poată fi discutată. La UMF - Guvernul din care face parte
domnul Voicu a ajutat la detensionarea problemei şi doar lumea academică a ajuns la o
înţelegere în şapte puncte. S-a detensionat, cu sprijinul politicului, care e un lucru pozitiv, ar
trebui să fim de acord’, a susţinut Frunda.
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Acesta a precizat că UDMR va aştepta să vadă cine câştigă alegerile şi va acţiona în consecinţă.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/frunda.jpg

Szentgyorgyi Alexandru (2012-11-09 07:17:41)
OBIECTIV? Rezolvarea problemelor comunitatii maghiare??? Da, exista probleme delicate,dar cea-ce
face Primaria com. Adamus nu este negociabil! Bine s-a spus in Armata Romana „Pe Aici NU Se
Trece!!!" Da, Pana aici! Adica sa discut cea-ce este in proprietatea familiei mele din anul 1880 prin
cumparare??? Sa discut cea-ce SFATUL POPULAR, contrar actelor legale de mostenire ale noastre
si ale vecinilor, ACORDA in anul 1957dreptul de extindere pe intravilanul nostru si al altui vecin, pe
partea de intravilan confiscat de STAT, ca drept de gradina CAP.!!! Sa discut cea-ce PUTEREA LOCALA
VECHE si REALEASA IN 2012, accepta ca, in BIROUL AGRICOL S-AU CADASTRAL S-AU CUM SO-R
NUMII, nu se iau in considerare actele legale indiscutabil doveditoare, EXTRASE DE CARTE FUNCIARA,
CENTRALIZATOR DE CARTE FUNCIARA, CU PRIMA INREGISTRARE INCA DIN ANUL 1880,CERTIFICAT DE
MOSTENITOR DIN 1938,CERTIFICAT DE MOSTENITOR DIN ANUL 1974,CERTIFICAT DE MOSTENITOR
DIN ANUL 1994,ADEVERINTA DE RETROCEDARE NR.30/1991, FISA DE PUNERE IN POSESIE DIN ANUL
2004, TITLU DE PROPRIETATE DIN IANUARIE 2005, CERTIFICAT DE NOSTENITOR CONFORM TITLU DE
PROPRIETATE DIN 2005, INTABULARE IN FORMAT ELECTRONIC SI EXECITAT DE FIRMA AUTORIZAT
TOPO,EXTRAS DE CARTE FUNCIARA TIP NOU??? Sa discut cea -ce nu s-a OPERAT pe HARTA localitatii
din anul 2004 si pana in prezent, oare din incompetenta, delasare s-au Doamne fereste, ACT DE
CORUPTIE??? Sa discut ca, ingineria sa Szatmari Gizella, contrar tuturor actelor doveditoare vechi
si noi, eliberate de catre Primaria (democratica???)com. Adamus, considera irelevante si elibereaza
TITLU DE PROPRIETATE uzurpatorilor, cotropitorilor, tupeistilor, celor care , in anul 1957 s-au eztinssub
pretextul dreptului de GRADINA CAP, ?! Unde este Consiliul Local,unde este Presedintele Consiliului
Local, unde este Institutia Prefectului Judet Mures,unde este Guvernul Romaniei, unde este Ministerul
Administratiei si Interneleor, unde este Autoritatea Nationala de Restituire a Proprietatilor, unde este
Parlamentul Romaniei,unde este CEDO si unde este Consiliul European??? Toate aceste Institutii la
care am apelat,au confirmat dreptul meu si valabilitatea ACTELOR DOVEDITOARE,dar contrar tuturor,
Excelenta Sa ing. Szatmari Gizella din cadrul Primariei com, Adamus,angajata la biroul agricol s-au
cadastral, NU ESTE DE ACORD ??? Surprinzator, excelenta sa ing. Szatmari Gizella decide,dispune,
taie si spanzura !!! Si nu se opreste la desconsiderarea Autoritatilor Statului Roman, i-mi arunca in
fata DECIZIA EXCELENTEI SALE „ NU MA INTERESEAZA!!!" Excelenta Sa, este mai presus de CONSTI-
TUTIA REPUBLICII ROMANIA,Constitutie care Garanteaza si Apara primordial Dreptul la Proprietate!!!
Excelenta Sa ing. Szatmari Gizella de-la biroul agricol al Primariei com. Adamus este mai presus de
Certificate Notariale, mai presus de CADASTRUL JUDET MURES, mai presus de corpul de Control al
Prefetului Judet Mures,mai presus de Autoritatea Nationala de Restituire a Proprietatilor??? Care este
limita de MARIRE al excelentei, al ingineriei VOASTRE??? Excelenta voastra este cumva baroana locala,
nascuta, crescuta in com. Adamus, cunoscatoare al adevarului, al intamplarilor??? Cum va permiteti
sa judecati sa dispuneti si mai-ales sa intocmist ,sa inaintati acte false, favotizand obtinerea de catre
unii de foloase necuvenite, ilicite??? Cum va permiteti sa induceti in eroare Cosiliul Local si Institutia
Prefectului Judet Mures??? Se spune, „NU JUDECA CEA-CE NU CUNOSTI !!!" EXCELENTA SI INGINERIA
VOASTRA CUM IS-I PERMITE??? Pentru mine, (sper ca nu apar probleme si-la alti cetateni)care este
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diferenta intre anul 1948-Nationalizare, 1957-Acordarea de catre cei de-la Sfatul Popular al extinderilor
ca, Gradina CAP.pe intravilanul nostru Nationalizat si AD.2010, cand Excelenta si ingineria Voastra
Sztmari Gizella DECIDE TOTUL LA PRIMARIA COM. ADAMUS ca, CE, UNDE, CINE SI CUI APARTINE???!!!
In concluzie, „UDMR asteapta sa vada cine castiga alegerile" si astfel eu, voi devenii perdant deoare-ce
partidul apara membrii. Asa merg treburile in cadrul Primariei Democratice al com. Adamus, vorbim
de lege, de corectitudine! CINE PAZESTE PAZNICII??? DOAMNE AJUTA-MA, DOAMNE AJUTA ROMANIA
!!!

1.11.28 Locuri de muncă la Primărie (2012-11-08 14:30)

[1] Primăria a scos la concurs mai multe posturi pe care dorește să le ocupe prin angajări
de personal nou. Pe site-ul instituției a fost publicat anunțul, în care se specifică și posturile pe
care dorește să le completeze, respectiv inspector asistent la Serviciul evidenţa informatizată
a persoanei, inspector asistent la Serviciul stabilire, încasare impozite şi taxe și inspector
principal la Serviciul urbanism, dezvoltare durabilă, informatizare. Comunicatul mai dă și
următoarele detalii:

Concursul va avea loc la sediul instituţiei, Tîrgu-Mureş, Piaţa Victoriei nr. 3, în data
de 26 noiembrie 2012 - proba suplimentară, 27 noiembrie 2012 – proba scrisă şi
în data de 29 noiembrie 2012 - interviul. Dosarele de înscriere la concurs se pot
depune în termen de 8 zile de la data publicării anunţului în M.O. partea III, la sediul
instituţiei şi vor conţine documentele prevăzute la art. 49 din Hotărârea Guvernului
României nr. 611/2008. Condiţiile de participare la concurs, actele solicitate pentru
dosarul de înscriere şi bibliografia stabilită se afişează la sediul instituţiei şi pe site-ul
www.tirgumures.ro. Relaţii suplimentare se pot obţine la telefon 0365-801866 zilnic
între orele 8.00-14.00.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/primaria-tirgu-mures.jpg

1.11.29 Ajutați-i! Au nevoie! (2012-11-12 05:25)

[1] Asociația Catharsis din Tîrnăveni a demarat o campanie pentru realizarea unui centru
de terapie ocupațională. Scopul acestui centru va fi de integrare și socializare a persoanelor
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cu nevoi speciale - atât adulți, cât și copii. Pentru îndeplinirea obiectivului, Asociația are
nevoie de un spațiu care ar urma să fie amenajat în acest scop. Spațiul, de minim 200 de
mp, poate fi și donat de un proprietar binevoitor pentru o perioadă de 10 ani timp în care s-ar
putea efectua diferite activități pentru aceste persoane cu dizabilități atât fizice, cât și psihice.

„Speranţa noastră şi visul acestor copii cu nevoie speciale se va materializa atunci când vom

reuşi să realizăm un „ATELIER PROTEJAT” pentru persoanele cu dizabilităţi. Acolo fiecare – în

funcție de capacitățile sale - îşi va găsi un loc de muncă şi o ocupaţie. Şi mai presus de toate

îşi va afla rostul în lume fără de care, oricare dintre noi se simte pierdut, debusolat şi nefericit.

Să nu credem că o persoană cu dizabilităţi nu simte la fel ca orice om. Simte! poate chiar

mai intens, deşi de cele mai multe ori nu o poate exprima verbal”, a declarat Doina Mihály,

membru fondator al asociaţiei.

Cu bani puțini au făcut mult

„Asociaţia Catharsis a fost înfiinţată în anul 2007 şi vine în întâmpinarea persoanelor cu
dizabilităţi psihomotorii şi locomotorii, oferind un suport educativ şi terapeutic. Misiunea
acestei asociaţii este de a reprezenta familiile cu dizabilităţi, de a le ajuta şi îndruma către
specialiştii de care au nevoie, de a le oferi copiilor un suport educativ şi terapeutic şi de a
dezvălui populaţiei această mică lume a lor” a declarat Cornelia Oneţ, tot membru fondator al
asociaţiei Catharsis.

Un prim scop al asociaţiei a fost atins: acela de a se face cunoscută în oraș şi în judeţ prin orga-

nizarea unor serbări mediatizate, expoziţii cu vânzare de obiecte decorative. Comercializarea

acestor obiecte au permis obţinerea unor mici venituri care au fost utilizate pentru cumpărarea

unor materiale educative pentru copii. De asemenea, o parte din bani au fost utilizaţi pentru

achiziţionarea unor produse de bază pentru confecţionarea obiectelor decorative.

2 %

Un alt important scop a fost acela de a obţine un spaţiu adecvat pentru desfăşurarea proce-
sului educativ. Acest lucru a fost posibil în urma demersurilor făcute către Consiliul Judeţean,
Primăria municipiului Târnăveni, dar şi prin eforturilor susţinute ale directoarei Şcolii Speciale
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Nr. 2 din Tîrgu-Mureș. Ca urmare a acestor demersuri a fost amenajat etajul I al clădirii de
pe strada Fabricii nr. 2, din Târnăveni, unde vor funcţiona clase cu elevii înscrişi la Şcoala
Specială Nr. 2 din Tîrgu-Mureş. Din păcate terenul donat de Primărie nu poate fi utilizat încă
din cauza unor probleme birocratice de la nivel judeţean legate de dezmembrarea parcelelor.

Pentru strângerea de fonduri asociația a comercializat obiectele realizate de acești copii și a
solicitat donarea a 2 % din impozitul anual şi speră ca prin această campanie demarată în
prag de sărbători să fie una de succes.

Astfel de centre funcționează cu succes în străinătate, dar și în Mediaș sau Tîrgu-Mureș.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/catarsis2.jpg

1.11.30 Sediu la superlativ pentru Poliție (2012-11-12 05:31)

[1] 200 de persoane au fost invitate la Reghin pentru a participa la inaugurarea oficială a

noului sediu al Poliției. Printre acestea se numără și ministrul administrației și internelor Mircea

Dușa, Inspectorul General al Poliției Române, chestorul Petre Tobă, secretarul general adjunct

al Ministerului Administrației și Internelor, chestorul Ioan Nicolae Căbulea, reprezentanți ai

IPJ Mureș, oficialități locale și județene din cadrul Primăriei, Consiliului Județean și Prefecturii

Mureș, primari din comunele învecinate. Evenimentul s-a desfășurat sâmbătă, 10 noiembrie

de la ora 11, la sediul situat la parterul noului bloc din cartierul Unirii.

Spațiu modern

[2] Polițiștii s-au mutat în casă nouă în urmă cu circa două săptămâni și s-au declarat
încântați de noile birouri încă din prima zi. „Încăperile noi și moderne, spațiul special amenajat
pentru activitățile specifice, pe o suprafață de circa 1.300 de metri pătrați au îmbunătățit
considerabil condițiile de muncă”, a declarat comisarul-șef Vasile Oltean, comandantul poliției
reghinene.
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Noul sediu reprezintă unul dintre cele mai moderne spații din România în care lucrează la ora

actuală oameni ai legii, iar distanța față de centrul orașului ar putea fi rezolvată în curând prin

înființarea unui traseu de autobuze în zona respectivă.

Fostul sediu: de vânzare

Rămasă fără locatari, clădirea din centrul municipiului Reghin, în care a funcţionat Poliţia, este
acum de vânzare. Cei trei fraţi moştenitori ai imobilului stabiliţi în Germania şi Austria, care
doresc să vândă sau măcar să închirieze, au primit deja primele oferte. Se pare că investitori
din țară și străinătate s-au arătat interesați de clădire, dar încă nu s-a bătut palma cu nimeni.

Reprezentantul legal al proprietarilor, Kántor Imre Zoltán, spune că cei trei clienţi ai săi nu
doresc să comenteze starea în care a rămas imobilul, dar unele încăperi nu arată chiar rău şi
pot fi utilizate așa cum sunt.

Imobilul a aparținut până în anul 1947 unui farmacist celebru în zonă și a fost redobândit legal
în urmă cu 6 ani.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSCN1797.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSCN1807.jpg

1.11.31 Un „Impuls” pentru normalitate (2012-11-12 05:37)

[1] „Proiectul acesta implică nu numai investiţii materiale, ci şi o investiţie umană de-

osebită”. Cuvintele acestea îi aparţin preotului greco-catolic Sorin Valer Russu cuprins şi în alte

proiecte umanitare derulate în oraşul Luduş. Acum, împreună cu Primăria şi Consiliul Local este

unul dintre cei care au dat un ajutor important în înfiinţarea organizaţiei nonguvernamentale

„Impuls” care are ca domeniu de activitate îngrijirea copiilor cu dizabilităţi neuro – psihice şi

psihomotorii.
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Inaugurare oficială

În demersul său de a acorda ajutor familiilor care au copii cu dizabilităţi, Maria Şofron preşed-
inta Fundaţiei „Impuls” este asistată de psihopedagogul Loredana Iacob şi kinetoterapeuţii
Larisa Buchiurcă şi prof. Cosmin Botezan, precum şi de părinţii copiilor. La inaugurarea
oficială a Centrului care funcţionează în cartierul Arizona, telefon 0745.942.296 au fost
prezenţi primarul Cristian Moldovan, viceprimarul Kiss Iştvan, consilierii Cristina Dancu, Liviu
Botezan, Gelu Puia, Ovidiu Pop, Daniel Şofron; Maria Anton – „Rază de soare” Iernut, Ioan
Armenean, Adrian Banea şi părinţi ai copiilor. Au rostit alocuţiuni Cristian Moldovan, Ioan
Armenean, Maria Anton, Maria Şofron şi candidaţii la Camera deputaţilor şi la Senat din partea
USL, Manuel Butilcă şi Akoş Mora. Ascultându-le alocuţiunile, sperăm ca acest proiect să fie de
bun augur pentru copiii oraşului, pentru întreaga comunitate locală şi să primească sprijinul
necesar în activitatea de zi cu zi.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSC00320.jpg

1.11.32 Avalanșă de SRL-uri înființate de tineri (2012-11-12 05:43)

[1] Dezastruoasa economie și plafonarea tinerilor în ceea ce privește afacerile au deter-

minat statul român, IMM-urile și ONG-urile să facă ceva. Și au făcut. Momentan sunt foarte

multe programe prin care tinerii serioși, cu puțină imaginație, voință și perseverență pot să-și

deschidă o afacere cu bani de la stat. Iar rezultatele nu au întârziat să apară. Județul Mureș

se află în top 10 al celor mai multe SRL-uri înființate la nivel național de către tineri care au

accesat programul prin care primesc de la stat 10.000 de euro. Anul acesta 2.100 de tineri

sunt poftiți să primească bani de la stat. Și asta nu e tot. Mai multe citiți mai jos…

10.000 de euro pentru mii de tineri

Începând din februarie 2011, tinerii mureşeni pot începe o afacere cu bani de la stat. Este vorba

de maxim 10.000 de euro, cofinanţare pentru orice SRL înfiinţat de un tânăr întreprinzător care
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solicită ajutor. „Bugetul alocat Programului pentru anul bugetar 2012 este de 21.000.000 de

lei”, au arătat reprezentanții Agenţiei pentru Implementarea Proiectelor şi Programelor pentru

Întreprinderi Mici şi Mijlocii. Astfel, în acest an 2.100 de tineri au posibilitatea să primescă

bani de la stat pentru a-și porni propria afecere…Mureșenii nu au stat deoparte și au înființat

numeroase firme (SRL-D, adică societate cu răspundere limitată-debutant) cu bani de la stat,

de-a lungul întregului județ.

Realizări

Conform informațiilor primite de la Silvia Claudia Mihalcea, director general al Oficiului Național
al Registrului Comerțului, dintr-un total de 6.214 SRL-D înființate în România din februarie
2011 până la sfârșitul lui octombrie 2012, în județul Mureș au fost înființate 225, din care toate
sunt în funcțiune cu o singură excepție, o firmă fiind radiată.

Dintre acestea, cele mai multe, aproape 90, sunt înființate, cum era de așteptat, în Tîrgu-Mureș,
restul în toate orașele din județ și în majoritatea comunelor. În plus, în curs de înființare mai
sunt 7 SRL-D în județul Mureș. Astfel, în prezent, județul Mureș se află pe locul 8 în topul celor
mai multe SRL-D înființate la nivel național. De exemplu, clujenii au înființat aproape de trei
ori mai multe SRL-D decât târgumureșenii. Dar, brașovenii ne depășesc doar cu aproximativ
60 de firme.

În Mureș, lista domeniilor de activitate a acestor firme este foarte diversificată, de la comerț cu
ridicata de piese și accesorii pentru autovehicule, restaurante, activități ale bazelor sportive
până la lucrări de tâmplărie și dulgherie sau activități de realizare a soft-ului la comandă.

La nivel național, cele mai multe SRL-D au ca activitate principală declarată întreținerea și

repararea autovehiculelor, apoi lucrări de construcții și fabricarea pâinii, a prăjiturilor și a

produselor de patiserie etc. „Majoritatea proiectelor sunt de tipul 10.000 - 10.000, adică tinerii

întreprinzători vin cu o cofinanțare de 10.000 de euro din fonduri proprii, fie din economiile pe

care le au, fie de la părinți", a spus Dumitru Nancu, vicepreședinte al AIPPIMM.

Condiţii
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Pentru a se înscrie în program pentru înființarea unui SRL-D, tinerii întreprinzători mureşeni

trebuie să aibă maxim 35 de ani şi să nu fi fost administratori, asociaţi sau acţionari la vreo

altă firmă. Mai multe detalii am obținut de la Agenţia pentru Implementarea Proiectelor şi

Programelor pentru Întreprinderi Mici şi Mijlocii: „Pot beneficia de prevederile Programului:

persoanele fizice, denumite în continuare întreprinzători debutanţi, care îndeplinesc cumulativ,

la data depunerii Formularului de înscriere în program, următoarele criterii de eligibilitate: au

capacitate juridică deplină de exerciţiu, au vârsta de până la 35 de ani, împliniţi cel mai târziu

în ziua înregistrării cererii de înmatriculare a societăţii cu răspundere limitată în Registrul

Comerţului; anterior datei înmatriculării societăţii în Registrul Comerţului nu au mai deţinut şi

nu deţine calitatea de acţionar sau asociat al unei întreprinderi constituite în Spaţiul Economic

European; înfiinţează pentru prima dată o societate comercială cu răspundere limitată; să nu

mai fi beneficiat de finanţare în cadrul acestui Program”. Dacă îndeplinesc aceste condiţii

pot să-şi depună actele la Registrul Comerţului pentru crearea unei societăţi cu răspundere

limitată (SRL) şi să se gândească la recrutarea a minimum doi angajaţi. „După ce şi-au înfiinţat

SRL-ul, tinerii întreprinzători trebuie să notifice în termen de cel mult zece zile Oficiul Teritorial

pentru IMM-uri pentru luarea în evidenţă”, a declarat TörökCsaba , Şef Oficiul Teritorial pentru

IMM-uri şi Cooperaţii Târgu-Mureş. De asemenea, tânărul întreprinzător are obligaţia să

reinvestească anual minim 50 % din profitul obţinut în urma afacerii şi să-şi păstreze angajaţii

pe o perioadă nedeterminată de timp.

Planul de afaceri va fi evaluat şi verificat apoi de reprezentanţii Oficiului pentru IMM-uri, iar

dacă însumează minimum 60 de puncte va obţine finanţarea.

Facilităţi

Pe lângă ajutorul nerambursabil de maximum 10.000 de euro, tinerii întreprinzători vor fi

scutiţi de plata contribuţiilor sociale pentru cel mult patru salariaţi, angajaţi pe o perioadă

nedeterminată. De asemenea, la înfiinţarea SRL-ului vor fi scutiţi de taxele de la Registrul

Comerţului. Banii primiţi de la stat vor putea fi utilizaţi la achiziţia de teren pentru noul

SRL-D, echipamente, utilaje, mijloace de transport, materii prime, dar chiar şi la plata salariilor
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angajaţilor la demararea noii afaceri.

Incubatorul de afaceri Mureş

O altă posibilitate pentru tineri de a-și spori șansele în afaceri este Incubatorul de afaceri

din Parcul Industrial Mureş. Acesta a costat 2,5 milioane de lei şi a fost co-finanţat de către

Consiliul Judeţean Mureş şi Programul Naţiunilor Unite pentru Dezvoltare (PNUD). Incubatorul,

lansat în cadrul Programului Naţional Multianual de Înfiinţare şi Dezvoltare de Incubatoare

Tehnologice şi de Afaceri în România, este găzduit într-o clădire de 750 de metri pătraţi şi

are 21 de birouri, o sală de curs, oficii, magazii, grupuri sanitare şi alte spaţii. În cadrul

incubatorului de afaceri primesc sprijin financiar şi consultanţă pentru dezvoltare diferite

firme. Firmele sunt alese de către o comisie specială, primesc un birou în clădire, dar şi

un sprijin financiar prin intermediul fondurilor nerambursabile periodice. Totodată, firmele

selectate beneficiază şi de servicii de publicitate sau training specializat. Însă „momentan

Incubatorul nu este funcțional”, a declarat Hunor Bodoni, director de marketing al Parcului

Industrial, care nu a reușit, până la închiderea ediției, să ne trimită mai multe detalii despre

activitatea curentă și viitoare a Incubatorului.

O altă șansă…

Pentru tinerii mureșeni de a-și dezvolta afacerea este Programul pentru dezvoltarea abilităţilor
antreprenoriale în rândul tinerilor şi facilitarea accesului acestora la finanţare – START. Acesta
este un program de încurajare şi de stimulare a înfiinţării şi dezvoltării întreprinderilor mici şi
mijlocii, implementat de către Agenţia pentru Implementarea Proiectelor şi Programelor pentru
Întreprinderi Mici şi Mijlocii. Conform AIPPIMM, „obiectivul programului îl constituie stimularea
înfiinţării de noi întreprinderi, mici şi mijlocii, îmbunătăţirea performanţelor economice ale
celor existente, creşterea potenţialului de accesare a surselor de finanţare şi dezvoltarea
aptitudinilor antreprenoriale ale întreprinzătorilor în scopul implicării acestora în structuri
economice private”. Bugetul alocat Programului pentru anul bugetar 2012 este de 10.000.000
de lei. Din acești bani, pentru organizarea de workshop-uri de pregătire antreprenorială pentru
sprijinirea dezvoltării IMM au fost alocați 800.000 de lei mai exact 100.000 de pentru Oficiul
județean Mureș aflat în subordinea Agenţiei. Iar pentru finanţarea implementării celor mai
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bune planuri de afaceri au fost alocați 9.200.000 de lei.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/absolvire.jpg

1.11.33 Postul Crăciunului - prilej bun de spovedanie (2012-11-12 05:47)

[1] În această săptămână, miercuri, 15 noiembrie, începe Postul Crăciunului care durează
până în 24 decembrie (40 de zile). Faptul că postul reprezintă, potrivit tradiţiei, o abţinere de
la toate faptele rele, iar credincioşii trebuie să mănânce hrană vegetală şi să nu bea alcool, nu
mai este o noutate. Iar importanța Postului au subliniat-o nu numai înalții prelați ai biserici, ci
chiar și medicii care recomandă așa-numita dietă de 40 de zile pentru curățirea organismului.

De asemenea, potrivit unei tradiții nescrise, în această perioadă chiar și cei care nu frecven-
tează regulat biserica participă la mărturisirea păcatelor, din acest motiv, mai ales în ultima
săptămână a postului, bisericile devin foarte aglomerate datorită celor care vor ca, la
apropierea marelui Praznic al Crăciunului să-și mărturisească păcatele.

La Catedrala Mare și la Catedrala Mică din Tîrgu-Mureș credincioșii se pot spovedi în fiecare
dimineață cu începere de la ora 7, dar și seara după săvârșirea vecerniei sau rugăciunilor de
seară, care încep la ora 17. Sâmbăta, duminica și de sărbători spovedania se face înainte de
(sau chiar în timpul) începerea sfintei liturghii.

De asemenea, mărturisirea păcatelor în Sfânta Taină a Spovedaniei la Biserica Sfânta Ana
din cartierul Tudor Vladimirescu este posibilă în fiecare zi de miercuri şi vineri între orele
08.00-09.00 şi 18.00-19.30, sâmbătă între orele 18 și19, iar în duminică şi în sărbători între
orele 09.00-09.45.

La catedrala din Unirii în zilele de luni, marți și joi se săvârșesc de la ora 7 rugăciunile de
dimineață, miercuri și vineri sfânta liturghie tot de la ora 7, sâmbăta se slujește vecernia, iar
duminica de la ora 9 începe sfânta liturghie în acest timp credincioșii își pot mărturisi păcatele.

De menționat este că programul prezentat mai sus este valabil pentru majoritatea bisericilor
din oraș, astfel, cei care doresc pot merge la orice biserică din oraș în fiecare dimineață - sau
chiar seara - de luni până duminică, pentru a-și mărturisi păcatele.

Posibilitatea primirii Sfintei Euharistii (Sfânta Împărtăşanie) de către credincioşii, care s-au
pregătit, există la fiecare Sfântă Liturghie, la momentul corespunzător, în care preotul rosteşte
chemarea: "Cu frică de Dumnezeu, cu credinţă şi cu dragoste să vă apropiaţi…".
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Pregătirea pentru împărtăşirea cu Sfântul Trup şi Sânge al Domnului constă în: împăcarea cu
toţi semenii, mărturisirea cu căinţă a păcatelor şi dezlegarea (iertarea) lor în Sfânta Taină a
Spovedaniei, post conform rânduielii Bisericii Ortodoxe, abstinenţă conjugală, ajunare de la
miezul nopţii până după Sf. Liturghie, citirea „Canonului şi a rugăciunilor dinainte de Sfânta
Împărtăşanie"şi participarea la Sfânta Liturghie.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/cap-2.jpg

1.11.34 Transportați ca vacile (2012-11-12 05:49)

[1] Citeam deunăzi o știre cum că administratorii transportului local în comun au luat câteva
decizii pentru a stopa micile furturi ce se practică în transportul local în comun. Acestea se
refereau strict (!) la plata biletului fără ca acesta să fie acordat călătorului, călătoriile fără bilet
sau returnarea biletului la finele călătoriei, iar metoda propusă pentru a stopa „delictele” era
pur și simplu inutilă, articolul îl găsiți aici http://www.adevarul.ro/locale/targu-mures/Schimbari
_menite _sa _reduca _numarul _calatoriilor _fara _bilet-la _Siletina _0 _794320662.html #…

Anunțul făcut de conducerea transportului în comun municipal este cât se poate de aberant
având în vedere suita de probleme cu care se confruntă faimoasele noastre autobuze.

În primul rând, trebuie avut în vedere că în orele de vârf și dimineața călătorii circulă într-o
aglomerație greu de imaginat (pe un trafic asemenea), plasați în vizorul hoților de buzunare
care nu mai pot de fericire când după două stații își pot burduși gențile cu portmoneele
călătorilor.

De asemenea, în Tîrgu-Mureș (nu știu cum e în celelalte orașe) sunt inadmisibil de multe
maxi-taxiuri, acele mașinuțe-maxi de transportat marfă „echipate” cu geamuri (cele mai
multe dintre geamuri nu se pot deschide, închipuiți-vă cum e vara) pentru a putea fi folosite
de oameni. Iar în aceste maxi-mașinuțe de transportat vaci, mă scuzați oameni, nu ai cum
să bagi un cărucior cu un copil pentru că fie mașinuța-maxi e plină ochi de oameni, fie (dacă
e goală) nu-ți dă voie șoferul (ca să nu-i ocupi prea mult loc și să nu poată băga acolo vreo
30 de oameni care să stea ca sardelele și să mai poată șuti și el banii de unu-două bilete) -
strigând în gura mare să iei copilul în brațe și să aduni căruciorul (cum să faci asta, unde ți
copilul și unde căruciorul… asta îi rugăm pe domnii șoferi să răspundă).

În al patrulea rând, vine iarna și o parte dintre mijloacele de transport în comun sunt defec-
tuoase în ceea ce privește asigurarea căldurii, astfel nu odată mi-a fost dat să văd iarna o
taxatoare, înghețată bocnă, îmbrăcată ca la polul nord, vânzând bilete de sub plapumă - în
autobuz!
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În al patrulea rând, pe lângă faimoasele mașinuțe de transport marfă, scuzați vaci, scuzați
omeni, se mai întâlnesc și un alt tip de vehicule, de data aceasta, super-maxi- buz, adică acele
mijloace de transport pentru călătorii, cu culoare înguste și scaune îmbrăcate frumos. Astfel,
la orele când e aglomerat, ca să ieși din ele trebuie să o iei pe sus, deasupra oamenilor, sau
să iasă toți călătorii afară, sau să ieși prin tavan pe la aerisire, iar dacă vrei să bagi un cărucior
trebuie să-l atârni de tavan, iar dacă vrei să-ți schimbi meseria, te poți face hoț pe aceste
super-maxi-autobuze de gală.

Mă mir cum, cu atât de multe abonamente și legitimații de călătorie subvenționate de Primăria
Tîrgu-Mureș, transportul nostru municipal nu are bani să pună, cel puțin, niște camere de
luat vederea hoților nesimțiți ce se perindă prin frumoasele și propicele noastre mijloace de
transportat… călători.

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Titi.jpg

1.11.35 Alegerile românești vs alegerile americane (2012-11-12 05:55)

Săptămâna trecută a început oficial campania electorală pentru alegerile parlamentare, după
ce în S.U.A. Barack Obama tocmai a fost reales pentru al doilea mandat. Cum se văd două
campanii total diferite din două țări total diferite prin ochii unui cetățean american?

Grant Johnson s-a stabilit în România de șase ani, acum locuiește la Tîrgu-Mureș și predă
cursuri private de limba engleză. Vrea ca peste maxim doi ani să ceară cetățenia română,
chiar dacă se consideră cetățean american. Crede că are datoria de a merge la vot, dar, anul
acesta, pentru prima dată de când are drept de vot, n-a votat pentru noul președinte al S.U.A..
Rațiunile au fost birocratice. Iată cum vede el chestiunea votului…

[1] Rep.: Ai votat?

Grant Johnson: Nu.

Rep.: De ce?

G.J.: Am cerut autorităților americane un „absentee ballot” (act care atestă absența din țară,
pe baza căruia cetățenii americani pot vota din străinătate), dar durează luni de zile până se
aliberează și încă nici acum n-a ajuns.

Rep.: Deci e vina birocrației.
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G.J.: Da. Nu știu ce s-a întâmplat, ar fi trebuit să-l primesc acum câteva luni. Dar oricum,
nu conta dacă votam, pentru că statul din care sunt eu e republican, deci dacă aș fi ales pe
democrați, statul tot pe republicani îi vota.

Rep.: Dacă ai fost acasă în S.U.A. ai fi votat?

G.J.: Bineînțeles.

Rep.: Ți s-a întâmplat vreodată să fii acasă și să nu mergi la vot?

G.J.: De mai multe ori, pentru că eu votez la alegerile prezidențiale, dar sunt și alte alegeri:
alegerea primarului, alegeri orășenești, alegeri statale, referendumuri… de obicei nu votez
decât dacă sunt alegeri importante, cum sunt cele pentru președinte. Nu mi s-a întâmplat
niciodată să nu votez pentru președinte, acum e prima dată.

Și americanii au ales răul cel mai mic

Rep.: Pe cine ai fi votat?

G.J.: Să știi că e o întrebare personală, la care de cele mai multe ori oamenii nu răspund. Eu
aș fi ales răul cel mai mic dintre cei doi, iar în cazul de față cred că Obama ar fi fost alegerea
mai bună decât Mitt Romney. Chiar nu am avut cei mai buni candidați din care să alegem.

Rep.: Chiar și voi americanii alegeți răul cel mai mic? Credeam că numai noi, românii.

G.J.: Da, chiar cred că mulți americani au ales așa ca mine. Chiar nu am încredere în nimeni
care vrea să dețină atât de multă putere.

Rep.: De ce merg americanii în așa mare procent la vot?

G.J.: E un procent mare, dar nu e chiar așa de mare. Sunt milioane și milioane de oameni

care nu merg la vot. Pur și simplu nu votează. Dar înțeleg ce spui. Una din îndatoririle care

vin pentru că ești cetățean american, este să votezi. Dacă cineva devine cetățean american

ți se spune „astea sunt obligațiile tale!”. Dacă ești bărbat, la 18 ani trebuie să te înscrii în

„Selective Service” (baza de date a armatei, prin care se menține legătura cu potențiali recruți

în caz de război), apoi trebuie să-ți faci datoria de membru în juriul unor procese dacă ți se

cere, evident trebuie să respecți legile și trebuie să votezi. Votul nu este obligatoriu, dar e una

din datoriile tale, așadar ca un bun cetățean ar trebui să votezi.
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Un vot aparent obligatoriu

Rep.: Dar nu e obligatoriu prin lege.

G.J.: Nu e obligatoriu, dar te fac să simți că ar fi, pentru a lua parte la procesul democratic.
Cred că în America oamenii cred că votul lor contează, că poate face diferența, ceea ce este și
adevărat și fals. Uite exemplul din 2000, când Al Gore a câștigat votul popular, dar a pierdut
scaunul prezidențial, pentru că fiecare stat are electori. În fiecare stat, electorii de obicei
votează cu cine votează majoritatea oamenilor din acel stat, dar nu e obligatoriu.

Rep.: Spune-mi mai multe despre sistemul vostru de vot.

G.J.: Mai întâi trebuie să te înregistrezi, cu datele personale, adresă etc. ca să știi unde mergi
să votezi. Asta e mai mult pentru alegerile locale, dar și pentru colegiul elector din care provii.
Toată lumea înregistrată votează. Apoi, în fiecare stat există un anumit număr de voturi ale
electorilor. În Iowa, de exemplu, cred că acum sunt 4 voturi de elector. Dacă într-un stat s-a
votat 50 % pentru Obama și 50 % pentru Romney, rămâne la latitudinea electorilor cu cine
votează. Dacă s-a votat 70 % pentru Obama și 30 % pentru Romney, atunci e aproape sigur
că acel colegiu elector va vota pentru candidatul cu majoritatea de voturi obținute.

Rep.: De când te-ai mutat în România?

G.J.: Din 2006 și n-am mai ieșit din țară de mai bine de un an.

Rep.: Ai cerut cetățenia română?

G.J.: Nu sunt eligibil încă. Trebuie să mai aștept încă vreo doi ani.

Rep.: Dacă ai avea cetățenia română, ai merge la vot?

G.J.: Bineînțeles. Deși sunt realist și-mi dau seama că votul meu probabil nu contează. Dar

da, aș vota.

„Aș fi votat pentru schimbare”

Rep.: Cunoști politica românească? De exemplu pentru ultimele alegeri prezidențiale știi cine
a candidat?
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G.J.: Stai să-mi amintesc cum îi cheamă… Mircea Geoană și Traian Băsescu.

Rep.: Pe cine ai fi ales?

G.J.:L-aș fi votat pe Mircea Geoană.

Rep.: Normal, e pro-american.

G.J.:Nu, de fapt l-aș fi votat pe el doar pentru schimbare.

Rep.: De ce nu vrei schimbarea și în S.U.A.? ai spus că l-ai fi votat pe Obama.

G.J.: Pentru că acolo cred că ar fi o schimbare în mai rău. Nu știu chiar atât de multe lucruri
despre Mitt Romney, dar tipul e plin de bani, mega-bogat și merge la restaurante de tip
fast-food, era să spun ghetouri… să zicem zone economice mai sărace, în care lucrează doar
minorități, iar el vorbește cu oamenii de parcă ar avea ceva în comun. Nu văd politicile lui
sociale potrivite pentru nici o categorie socială săracă. Cred că e genul de om care e bogat și
vrea să se bucure de bogăția lui.

Rep.: În timpul campaniilor te uiți la dezbateri, le urmărești site-urile, îi asculți să afli ce vor să
facă?

G.J.: Cred că majoritatea americanilor vor să știe ceva despre cei pe care o să-I voteze, dar

sunt și oameni care spun „Eu sunt republican, voi vota cu republicanii” și la fel și cu democrații.

Pe ei probabil nici nu-i interesează ce spun candidații. Eu urmăresc dezbaterile, nu chiar pe

toate, dar spre finalul campaniei, chiar mă interesez să aflu cele mai importante puncte din

programul lor. Dar îi și cred? Nu. E foarte greu să-i mai crezi (…) Plus că în dezbateri, când li

se pun întrebări, ei de fapt nu răspund la întrebări, ci deviază de la subiect și vorbesc despre

ceva complet diferit.

Hoția

Rep.: De ce crezi că românii merg la vot în așa procent mic?

G.J.: Vorbind despre asta cu prieteni sau alți oameni, ce am înțeles eu e că la ultimele alegeri
Mircea Geoană câștigase votul, dar a fost furat. Asta am auzit. Și atunci oamenii pe bună
dreptate cred că votul lor nu contează. Cred că e același lucru ce s-a întâmplat în 2000 și
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S.U.A. cu George Bush și al Gore. Nu știu foarte multe detalii, dar asta spun oamenii. Și mai e
ceva, nu știu dacă oamenii de aici au încredere așa de mare în sistemul democratic. În S.U.A.
e altfel, pentru că folosim sistemul acesta de sute de ani, pe când în România e relativ nou.
Români cred că încă au cultura neîncrederii.

Rep.: După ce ai văzut democrația românească 6 ani, ce crezi, merge?

G.J.: Cel puțin pare că merge. Unele lucruri probabil nu le voi înțelege niciodată, din cauza

diferențelor culturale. De exemplu, dacă mergi la un ghișeu ca să-ți înnoiești un act… să zicem

permisul de conducere și ți se dă o listă cu acte, după care trebuie să umbli prin tot orașul, iar

ei știu că nu poți face toate astea într-o zi. Așadar, trebuie să plătești și o taxă de urgență.

După care ți se spune „nu veni decât după data de”. După care uiți ultimul lucru, să mergi

la oficiul poștal pentru un timbru. Tot nu înțeleg de ce trebuie să cumpăr un timbru dacă nu

trimis nimic prin poștă. Revenind, totuși, cred că merge. Până la urmă, România a fost admisă

în U.E. și nu cred că ar fi fost admisă, dacă nu funcționa democrația.

La ghișeu în SUA

Rep.: Deci până la urmă birocrația noastră e mai complicată decât a voastră.

G.J.: Cred că diferența e că aici trebuie să treci peste mai multe obstacole. Oamenii care
lucrează la ghișee nu te ajută foarte mult. Nu întotdeauna, câteodată chiar te ajută foarte
mult. Dar de multe ori pui întrebări, ei răspund că nu știu sau îți spun că nu ești la ghișeul
potrivit, tu le spui „nu, nu sunt”, te cerți cu ei 10 minute, după care spun „a, cred că totuși
ești la ghișeul potrivit”. Dar, astfel de lucruri sunt și în S.U.A.. Dacă vei merge la un birou de
asistență socială, vei vedea oameni bătând palma, spunând bancuri și răzând, iar tu alături
de 100 de oameni te întrebi „de ce nu cheamă numărul meu?”.

A consemnat Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/grant.jpg

1424 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/grant.jpg


1.11. NOVEMBER BlogBook

1.11.36 Bucătarii Casei Albe, în direct la Tg. Mureș (2012-11-13 10:37)

[1] Bucătarii de la Casa Albă vor transmite în direct, miercuri, prin cele nouă centre
American Corner din România, o serie de reţete americane pentru pregătirea mesei pentru
Ziua Recunoştinţei, în cadrul acţiunii Diplomatic Culinary Partnership, a anunţat luni, Monica
Avram, directorul Bibliotecii Judeţene Mureş.

’Diplomatic Culinary Partnership - vorbim despre o transmisiune directă de la Casa Albă,
pentru prima dată se întâmplă lucrul acesta, şi în cadrul acestei transmisiuni sperăm să avem
bucuria să vedem patru dintre bucătarii renumiţi ai SUA oferind sugestii pentru pregătirea
mesei de Ziua Recunoştinţei. Asta este ideea de bază. Am fost întrebaţi de la Ambasadă dacă
considerăm că este interesant, pentru că oricum transmisiunea va fi efectuată şi dacă vrem
prin American Corner să intrăm în activitate. Şi am zis da, cu atât mai mult cu cât fiind în
14 noiembrie avem şi Zilele bibliotecii şi se transmite doar la cele 9 cornere din ţară. Deci
suntem într-un fel privilegiaţi, nu pentru faptul că vorbim de americani, ci pentru simplul fapt
că avem acces la Casa Albă, dacă stăm să ne gândim’, a declarat presei, luni, Monica Avram.

Potrivit directorului Bibliotecii Judeţene Mureş, în cadrul căreia funcţionează American Corner,
ideea Ambasadei SUA la Bucureşti este una excelentă, deoarece ’ei se deschid într-un fel,
arată că accesul la Casa Albă e liber, e deschis şi este într-un fel o curiozitate pentru noi ce se
întâmplă şi ce sugestii primim de Ziua Recunoştinţei’.

Ziua Recunoştinţei - care datează din 1621, fiind un semn al recunoştinţei faţă de recolta
bogată obţinută în condiţii climaterice dure - este sărbătorită anual în a patra zi de joi din luna
noiembrie.

Monica Avram a spus că această transmisiune de la Casa Albă coincide cu Zilele Bibliotecii
Judeţene Mureş ’Philobiblon Mureşean’, care se derulează în perioada 12-17 noiembrie şi în
cadrul cărora figurează şi alte activităţi. AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/496808_26483369.jpg

1.11.37 Proiect pentru integrarea romilor din Mureș (2012-11-13 10:40)

[1] Directorul general al Agenţiei de Dezvoltare Regională (ADR) Centru, Simion Creţu, a
declarat luni, într-o conferinţă de presă susţinută la Târgu Mureş, că pentru viitorul exerciţiu
bugetar european se doreşte elaborarea unui proiect pentru integrarea romilor din judeţul
Mureş, având în vedere că aici este concentrată cea mai numeroasă comunitate din regiune.

’O altă prioritate pe care am făcut nişte studii şi este destul de dificil pentru că nu avem
datele statistice - nici noi nu avem, nici la autorităţile locale nu există - este problema romilor.
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Aici cred că va trebui să începem tot cu judeţul Mureş, care are cel mai mare număr de romi
din regiunea noastră (Regiunea 7 Centru - n.r.) după datele pe care le avem. Am mai făcut
nişte studii şi am lucrat în parteneriat cu asociaţiile de romi şi diverse instituţii. Fiind o zonă
socială ai sensibilă, vrem să vedem care este realitatea şi să propunem ca pentru următoarea
perioadă de programare să facem o gândire ca să susţinem această zonă a minorităţii rome
din regiunea noastră. După aceea se poate generaliza la nivel de ţară, astfel încât să nu se
mai creeze atâtea probleme sociale şi ei să fie utili societăţii, să aibă protecţie socială, să
aibă o conduită şi un comportament social normal, astfel încât să se integreze în populaţia
majoritară şi în cadrul celorlalte minorităţi care trăiesc în regiune’, a susţinut Simion Creţu.

Directorul general al ADR Centru a arătat că prin acest proiect se gândeşte încurajarea
meşteşugurilor tradiţionale rome, oferirea protecţiei sociale, se încurajează latura educaţion-
ală, precum şi facilităţi în privinţa locuirii, în sensul oferirii unui ajutor cu privire la intabularea
terenurilor pe care romii au locuinţele şi evidenţierea caselor lor în cartea funciară, astfel încât
aceştia să poată avea acte de identitate.

Simon Creţu a spus că în prezent primăriile, în special cele din mediul rural, nu îşi permit
astfel de cheltuieli, iar finanţarea acestor activităţi în următorul exerciţiu bugetar european ar
fi benefică.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/romi.jpg

1.11.38 Noi fonduri europene pentru dotarea pompierilor (2012-11-13 10:44)

[1] Directorul general al Agenţiei de Dezvoltare Regională (ADR) Centru, Simion Creţu, a
declarat luni, într-o conferinţă de presă susţinută la Târgu Mureş, că liderii Consiliului Judeţean
Mureş au propus ca din economiile care se fac în urma derulării unor proiecte europene la
nivelul regiunii, să fie finanţat un nou proiect, prin care pompierii să fie dotaţi cu autoscări
pentru intervenţiile la înălţime.

Simion Creţu a spus că ideea urmează să fie discutată în cadrul întâlnirii Asociaţiei Intercomu-
nitare ’Transilvania’, care a derulat un proiect de dotare cu autospeciale pentru intervenţii de
urgenţă la nivelul Regiunii Centru şi care a fost generalizat apoi la nivelul ţării.

Acesta a spus că există o propunere ca proiectul implementat în cele şase judeţe din
Regiunea Centru de dotare pentru intervenţii de urgenţă, în valoare de aproximativ 10 mil-
ioane de euro, să fie continuat, pe Axa prioritară 3.3, întrucât ar mai fi nevoie de echipamente.

Simion Creţu a arătat că nu are încă o estimare a valorii noului proiect şi că un comitet
interministerial ar urma să negocieze în acest sens cu Comisia Europeană.
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Preşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Ciprian Dobre, a arătat, la rândul său, că proiectul pe
care îl propune vizează dotarea cu autospeciale pentru intervenţiile de urgenţă, dat fiind că la
acest capitol există ’o vulnerabilitate majoră’, în sensul că pompierii îşi riscă viaţa în timpul
intervenţiilor la înălţime, neavând autoscări de 30-50 de metri.

Dobre a susţinut că în Târgu Mureş, dar şi alte oraşe din regiunea Centru există blocuri de 10
etaje, unde pompierii nu pot interveni, punând-şi viaţa în pericol.

Acesta crede că, dacă se va accepta ideea noului proiect, acesta ar putea fi iniţiat în 2013 şi
ar consta în dotarea fiecărei reşedinţe de judeţ cu câte o autoscară.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/IMG_8576.jpg

1.11.39 Primărie vs. Min. Mediului 1-0 (2012-11-13 14:11)

[1] În disputa dintre Primăria Tîrgu-Mureș și Ministerul Mediului pentru pădurea de la
Platoul Cornești, Primăria a avut câștig de cauză. După ce Ministerul a trecut pădurea în
rețeaua rețelelor protejate Natura 2000, Primăria a intentat proces, iar acum Curtea de Apel
Tîrgu-Mureș i-a dat câștig de cauză. Într-un comunicat postat pe site-ul Primăriei, se mai
precizează:

Primăria municipiului Tîrgu – Mureş a câştigat la Curtea de Apel Tîrgu – Mureş
procesul intentat Ministerului Mediului şi Pădurilor împotriva Ordinului de ministru nr.
2386/29.09.2011, privind Instituirea regimului de arie naturală protejată a siturilor
de importanţă comunitară ca parte integrantă a reţelei ecologice europene NATURA
2000 în România.

Acesta prevedea la poziţia 323 din anexa la Ordin, înscrierea pădurii Tîrgu – Mureş în
aria naturală protejată. Este vorba despre suprafaţa de pădure unde municipalitatea
avea în plan construirea drumului de legătură Tudor – Spital, proiect depus anterior,
la acelaşi minister, pentru avizare.
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/primaria-tirgu-mures.jpg

1.11.40 Weekend cu jazz la J’ai Bistrot (2012-11-13 14:24)

[1] J’ai Bistrot are programate două concerte de jazz în această săptămână. Joi 15 Noiem-
brie cântă Iordache și Sorin Romanescu, iar vineri Alina Manole & Friends.

Iordache este saxofonist, compozitor si aranjor. A colaborat de-a lungul timpului cu Harry
Tavitian, cu formatiile Timpuri Noi si Orient Express, cu Vlaicu Golcea, Marta Hristea, Maria
Raducanu, Mircea Tiberian. Din 2004 este membru al trupei rock Kumm. In 2003 a infiintat
grupul Iordache, alaturi de care a cantat in majoritatea cluburilor si festivalurilor din Romania,
la Ierusalim si Luxemburg.

Sorin Romanescu este considerat cel mai interesant chitarist roman contemporan. A cantat
cu majoritatea muzicienilor de jazz din tara, cu Lucian Ban (“Romanian-American Suite”), cu
Nicolas Simion, a compus muzica pentru teatru, film si dans contemporan.

Alina Manole, singura cantareata de folk-jazz din Romania, vine impreuna cu prietenii si colegii
de scena Adrian Cristescu si Tudor Olaru.

Concertul de joi va începe de la ora 21:00, intrarea fiind 15 lei, iar cel de vineri tot de la 21:00,
însă prețul biletului va fi de 20 de lei.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/afis-alina-patrata.jpg

1.11.41 Borbely susține că dosarul său este închis (2012-11-14 13:27)

[1] Vicepreşedintele politic al UDMR, deputatul Borbely Laszlo, susţine că din punct de
vedere juridic cazul său este închis şi că nu doreşte să intre în speculaţii legate de solicitarea
preşedintelui Traian Băsescu de reluare a dezbaterilor în Camera Deputaţilor.
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’Putem avea păreri, e început de campanie, este MCV-ul la uşă, iar preşedintele ţării poate să
îşi spună un punct de vedere. Eu nu intru în speculaţii, a fost o adresă, s-a închis, Parlamentul
este suveran în această privinţă. Acest caz este închis împreună cu dosarul lui Dobre, din
punct de vedere juridic e clar şi cred că acest lucru îl ştia şi preşedintele Băsescu. El nu are
atribuţii în acest sens. Eu cred că instituţiile statului trebuie să funcţioneze în acest caz. Nu
este vorba de ridicarea imunităţii parlamentare, ci Parlamentul funcţionează ca o entitate
autonomă, verifică pentru a preîntâmpina abuzuri ale unor instituţii, că mai pot greşi şi
instituţii ca DNA sau altele, dacă nu fabrică dosare politice care nu au elementele constitutive
ale unei infracţiuni’, a declarat, miercuri, într-o conferinţă de presă, Laszlo Borbely.

Comisia juridică a Camerei Deputaţilor a respins luni solicitarea preşedintelui Traian Băsescu
de a se relua dezbaterea cu privire la cele două solicitări ale Parchetului General privind încu-
viinţarea începerii urmăririi penale faţă de deputaţii Laszlo Borbely şi Victor Paul Dobre (foşti
miniştri) atunci când plenul ia în discuţie ridicarea imunităţii deputatului PDL Alin Trăşculescu.
Decizia a fost luată cu opt voturi împotriva solicitării preşedintelui, un vot pentru şi o abţinere.

AGERPRES
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1.11.42 Pașapoartele se vor elibera și la Tîrnăveni (2012-11-14 14:03)

[1] Joi, 15 noiembrie 2012, ora 12,00, va avea loc inaugurarea Punctului de lucru al
Serviciului Public Comunitar pentru Eliberarea şi Evidenţa Paşapoartelor Simple Mureş, în
incinta sediului Primăriei Municipiului Târnăveni, cu scopul preluării cererilor pentru eliberarea
paşapoartelor simple electronice şi eliberării documentelor de călătorie aferente. Înfiinţarea
punctului de lucru s-a aprobat prin Ordinul Prefectului Judeţului Mures nr. 416 din 12.11.2012.
Potrivit protocolului încheiat între Instituţia Prefectului Judeţul Mureş şi Municipiul Târnăveni,
preluarea cererilor se va efectua în zilele de miercuri, din două în două săptămâni, între orele
09,00 şi 14,00, cu începere din 28 noiembrie 2012.

Sursa:Prefectura Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/tarnaveni.jpg
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1.11.43 Stomatologie deschisă la Gimnaziul „Romulus Guga”
(2012-11-15 12:16)

[1] Primăria Tîrgu – Mureş va deschide la Gimnaziul „Romulus Guga” primul cabinet
stomatologic şcolar de prevenţie. Acesta este realizat în parteneriat cu clubul „Rotary” Tîrgu –
Mureş. Cabinetul a fost deja dotat cu scaunul stomatologic şi ustensilele medicale necesare,
medicul stomatolog urmând să îşi înceapă activitatea peste câteva zile. Cabinetul îi va primi
pe toţi elevii din oraş, după o programare prealabilă. Tot aici specialiştii vor întocmi fişe
dentare pentru elevi, primii vizaţi fiind elevii de clasa I.

Tot la Gimnaziul „Romulus Guga” municipalitatea a efectuat în ultimele 4 luni ample lucrări de
modernizare. S-au montat ferestre cu geam termopan, au fost schimbate caloriferele şi s-a
instalat o centrala termică nouă. De asemenea, a fost schimbată şi vopsită pardoseala sălii
de sport.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/ID-10093724.jpg

1.11.44 Antonescu și Ponta lansează vineri candidații USL Mureș
(2012-11-15 12:21)

[1] Vineri, 16 noiembrie 2012, Victor PONTA, primul ministru al României, Preşedintele Par-
tidului Social Democrat şi Crin ANTONESCU, preşedintele Senatului şi Preşedintele Partidului
Naţional Liberal se vor afla la Tîrgu Mureş, unde participă la lansarea candidaturilor Uniunii
Social Liberale pentru Parlamentul României. Evenimentul are loc la Sala Mare a Palatului
Culturii, începând cu ora 16.00 şi marchează intrarea în cursa electorală a candidaţilor USL
Mureş. Alături de Victor Ponta şi Crin Antonescu, vor fi prezenţi la eveniment şi doamna
ministru Ecaterina Andronescu şi domnul Liviu Dragnea, secretar coordonator PSD.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/IMG_5569.jpg

1.11.45 Concluzii triste la Târgul Internațional de Carte (2012-11-15 13:43)

[1] Majoritatea editurilor trăiesc de pe o zi pe alta şi încearcă tot posibilul pentru a
supravieţui, iar din acest motiv inclusiv viitorul librăriilor este pus sub semnul întrebării, a
declarat presei Kali Kiraly Istvan, directorul Editurii Mentor, organizatorul Târgului Internaţional
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de Carte care a debutat joi, la Târgu Mureş.

’Această activitate nu e profitabilă. Editarea unui cărţi merită de la un tiraj de 2.500-3.000
de exemplare, dar nu există o asemenea cerere în momentul de faţă şi din această cauză
cel puţin noi, editorii maghiari din România, fără subvenţii nu am reuşi. Majoritatea editurilor
trăiesc de pe o zi pe alta, încearcă tot posibilul pentru a supravieţui, din păcate nu putem plăti
nici autorii ca lumea şi existenţa librăriilor stă sub semnul întrebării. Am speranţa că situaţia
va reveni la normal, dar deocamdată nu trăim acele zile’, a declarat Kali Kiraly Istvan.

Acesta a arătat că la cea de-a 18-a ediţie a Târgului Internaţional de Carte de la Târgu Mureş,
care se desfăşoară în perioada 15-17 noiembrie, participă 108 edituri din România, Ungaria şi
Anglia, care oferă peste 8.000 de titluri.

’Această ediţie a 18-a înseamnă că Târgul Internaţional de Carte a ajuns la maturitate. Întrucât
exista pericolul să cădem în păcatul orbeţei de rutină, anul acesta i-am contactat pe tinerii de
la Centrul Cultural Târgu Mureş şi i-am rugat să ne ajute în organizarea târgului. Au fost foarte
receptivi la dorinţele noastre (...) Teatrul Naţional (locul de desfăşurare, n.r.) este plin, sunt 45
de standuri, în total 108 edituri cu cel puţin cinci titluri prezente, dar şi edituri cu 200-300 de
titluri, aşa încât în prezent există o ofertă de peste 8.000 de titluri la acest târg’, a susţinut Kali.

Marele regret al organizatorului Târgului Internaţional de Carte este acela că editurile în limba
română, cu excepţia uneia, nu au dat curs invitaţiei de a participa la această ediţie.

’Mă doare nespus de mult că de un timp încoace editurile româneşti practic au dispărut
din paleta de ofertă a acestui târg. Am trimis 43 de invitaţii la cele mai însemnate edituri
româneşti, se pare că nu le merită să sacrifice nişte sume pentru a fi prezente în Târgu Mureş,
poate ne consideră un vad comercial neadecvat. La început au fost foarte mulţi, au fost
mulţumite, pe parcursul anilor s-au redus... probabil nu au încasări din care să iasă investiţiile
pentru participare la acest târg’, a subliniat vorbitorul.

Potrivit acestuia, Târgul Internaţional de Carte cuprinde şi evenimente anexe şi întrucât anul
acesta se desfăşoară sub semnul centenarului I.L. Caragiale şi Orkeny Istvan (renumit scriitor
ungar - n.r.) - 100 de ani de la moartea lui Caragiale şi 100 de ani de la naşterea lui Orkeny -
în program figurează şi o serie de spectacole ale Teatrului Naţional din Târgu Mureş, ’Năpasta’
de I.L. Caragiale şi ’Variaţiuni’ după nuvelele lui Orkeny Istvan.

’L-am invitat şi pe renumitul actor Macsai Pal de la Teatrul Orkeny Istvan din Budapesta, care
va juca o piesă compusă din nuvele de câte un minut ale lui Orkeny şi scrisorile acestuia’,
a mai spus Kali Kiraly Istvan, care a precizat că în programul târgului mai sunt organizate
evenimente pentru copii, concerte, prelegeri despre I.L. Caragiale şi dialoguri despre cele
patru piese montate la Târgu Mureş aparţinând lui Orkeny Istvan.

AGERPRES
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1.11.46 UDMR cere din nou reorganizarea administrativă (2012-11-15 14:37)

[1] Preşedintele UDMR Kelemen Hunor a declarat joi într-o conferinţă de presă susţinută la
Braşov că reorganizarea teritorială trebuie făcută după modificarea Constituţiei.

’Noi credem că în Constituţie trebuie să apară la organizarea administrativă şi regiunile, cu
câteva drepturi decizionale la nivelul regiunilor de dezvoltare aşa cum în prezent nu există.
Cel puţin pentru dezvoltarea regională şi pentru infrastructurile inter-regionale nivelul de
decizie trebuie să fie nu la nivelul judeţului, nu la nivelul Guvernului, ci la nivelul regiunilor de
dezvoltare. Pentru acest lucru ai nevoie de amendarea Constituţiei, iar în Constituţia actuală
nu există această formă de organizare teritorială’, a spus Kelemen.

Întrebat câte regiuni de dezvoltare ar trebui să existe preşedintele UDMR a declarat: ’Noi am
spus 16 regiuni, dar nu este o cifră sfântă. Poate să fie 17, poate să fie 14 sau 15, dar după
calculele noastre cu 14 regiuni iarăşi vor apărea problemele pe care le avem acum. România
în acest moment, din punctul nostru de vedere, cam cu 14, 15, 17 regiuni de dezvoltare
ar putea intra în perioada bugetului 2014-2020 în aşa fel încât fondurile pentru dezvoltare
regională să poată fi absorbite corect şi eficient’, a precizat Kelemen Hunor.
Preşedintele UDMR a adăugat că din 2011 nu a mai avut nici un fel de discuţie cu reprezentanţii
partidelor privind reorganizarea teritorială.

Referitor la faptul dacă în secuime trebuie să existe două regiuni de dezvoltare, preşedintele
UDMR a răspuns: ’Criteriul trebuie să fie acela ca între microregiuni să existe tradiţii şi relaţii
economice, sociale, culturale, altfel aceste regiuni nu vor fi viabile. Că acolo trăiesc maghiari,
asta este viaţa. Bucovina este o regiune cu tradiţii şi identităţi foarte solide, trebuie să fie o
regiune. Dobrogea la fel. Nu trebuie privite lucrurile doar din perspectiva etnică. Asta este,
e o ţară complicată, nu aşa de complicată cum vi se pare, dar totuşi’, a explicat preşedintele
UDMR. AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/cap-1.jpg

1.11.47 4 angajatori amendați pentru munca la negru (2012-11-15 15:32)

[1] Patru angajatori din judeţ au fost amendaţi cu câte 20.000 de lei fiecare, după ce
inspectorii de muncă au depistat, în doar cinci zile, nouă muncitori care lucrau fără forme
legale, a anunţat joi, Andrei Mureşan, şeful Inspectoratului Teritorial de Muncă Mureş.

’În urma celor 30 de controale efectuate de echipele ITM Mureş pe relaţii de muncă, în inter-
valul de timp menţionat, au fost identificate nouă persoane care lucrau fără forme legale, iar
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inspectorii ITM Mureş au sancţionat, în total, 15 angajatori, dintre care patru angajatori pentru
muncă la negru. Pentru deficienţele constatate la angajatorii controlaţi, inspectorii ITM Mureş
au aplicat 18 de sancţiuni contravenţionale, din care 11 avertismente şi şapte amenzi, patru
dintre acestea fiind acordate pentru munca la negru. Valoarea totală a amenzilor aplicate în
urma controalelor s-a ridicat la 95.000 lei, din care 80.000 de lei pentru muncă la negru’, a
arătat Andrei Mureşan.

Potrivit şefului ITM Mureş, tot în intervalul 5-9 noiembrie, inspectorii săi au efectuat alte 22 de
controale pentru a verifica respectarea legislaţiei în domeniul securităţii şi sănătăţii în muncă
a angajaţilor, în urma cărora au fost constatate şase deficienţe, motiv pentru care au fost
dispuse tot atâtea măsuri pentru remedierea acestora. Echipele de control au sancţionat trei
angajatori şi au dictat şase avertismente.

AGERPRES
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1.11.48 Caricaturi istorice, în expoziție la Cetate (2012-11-15 15:35)

[1] Caricaturile celor mai importanţi miniştri de Externe europeni, care au participat la
Conferinţa Ligii Naţiunilor din 1922 de la Geneva, realizate de Banffy Miklos, fost ministru de
Externe în Guvernul lui Bethlen Istvan, sunt găzduite, începând de joi, de Muzeul Judeţean
Mureş în spaţiul expoziţional din Cetatea Târgu Mureşului.

Expoziţia de caricatură publicată sub pseudonimul ’Ben Myll’ şi aspecte din viaţa lui Banffy
Miklos, cel care a organizat încoronarea regelui Carol al IV-lea, ultimul rege habsburgic, pot fi
vizitate la Târgu Mureş, începând de joi, până la finele lunii ianuarie 2013.

Expoziţia de la Târgu Mureş reuneşte fotografii de epocă, amintiri de familie şi alte materiale
din colecţia Banffy Miklos, care abordează teme diverse, cum ar fi sfeşnice, birouri, o rochie
de epocă, cărţi şi numeroase schiţe.

Expoziţia a fost deschisă cu ocazia aniversării a unui jumătate de secol de la înfiinţarea
Teatrului ’Studio’ al Universităţii de Arte din Târgu Mureş şi este rezultatul colaborării dintre
Universitate, Muzeul din Târgu Mureş şi Institutul de Istoria Teatrului din Budapesta.

’Este o manifestare comună cu Institutul de Istoria Teatrului din Budapesta, care reuneşte
machete, fotografii legate de activitatea lui Banffy Miklos ca scenograf şi om de teatru. Banffy
e clujean, a avut o viaţă foarte zbuciumată, în timpul regimului comunist i-au fost luate
castelul, pământurile şi a fost repatriat în Ungaria’, a declarat, joi, prorectorul UAT Târgu
Mureş, Balasi Andras.AGERPRES
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/cetate-targu-mures1.jpg

1.11.49 Bannere UDMR distruse în mai multe localități (2012-11-16 13:32)

[1] Vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, candidat la Camera Deputaţilor în
Colegiul nr.5 Mureş, a reclamat, vineri, într-o conferinţă de presă, că în ultimele patru zile
Uniunii i-au fost distruse 24 de bannere electorale de mari dimensiuni, dintre care 17 îi aparţin,
în localităţile preponderent maghiare.

Borbely a spus că dată fiind amploarea distrugerilor de pe raze localităţilor Mădăraş, Glodeni,
Acăţari, Păingeni, Dumbrăvioara, Ernei, Fântânele, Viforoasa, Mătrici, Eremitu, Sărăţeni,
Vărgata etc., aflate în colegiile nr. 3 şi 5 Camera Deputaţilor, crede că este vorba despre o
acţiune concertată.

’24 asemenea bannere au fost tăiate în ultimele patru zile. Nu cred sincer că undeva în
România s-a întâmplat aşa ceva în această campanie electorală. Localităţi cu populaţie
preponderent maghiară... Din păcate organele statului, după ce acum trei zile am înştiinţat
în scris pe toţi cei care au răspunderea la nivel local - au răspunderea, pentru asta primesc
salariu - se pare că este o acţiune concertată. Trebuie să ştiţi că aceste bannere sunt
amplasate la 3-4 metri înălţime (...) nu sunt chiar aşa de uşor de tăiat. Când e vorba de o
acţiune organizată, concertată, eu doar îmi pun întrebarea: cine are interesul ca într-o zonă
cu populaţie majoritar maghiară să distrugă într-un mod nemaiîntâlnit, să vandalizeze aceste
bannere?’, a spus Borbely. Acesta a susţinut că a vorbit cu ministrul de Interne, Mircea Duşa,
cu şeful Inspectoratului Judeţean de Poliţie Mureş, iar liderul UDMR Mureş, deputatul Attila
Kelemen, a fost la prefect, dar că nicio instituţie a statului nu şi-a făcut datoria.

Preşedintele UDMR Mureş, Attila Kelemen, candidat la Camera Deputaţilor în Colegiul nr. 3,
a precizat în acelaşi cadru că ’din păcate, războiul bannerelor nu s-a terminat” şi că acest
fenomen ”nemaiîntâlnit în judeţul Mureş a continuat”.

’Atragem foarte energic atenţia organelor locale, deşi am anunţat poliţia şi nu se ia nicio
măsură (...) Această campanie murdară cu asemenea metode nu cred că serveşte atmosferei
de bună convieţuire. La Miercurea Nirajului chiar şi unealta a fost găsită...cerem insistent ca
vinovaţii să fie găsiţi, să fie pedepsiţi. Sper că şi populaţia va fi convinsă şi cu atât mai mult
o să voteze candidaţii UDMR-ului. Noi niciodată nu am folosit metode murdare în campania
noastră’, a arătat Attila Kelemen.

În altă ordine de idei, Laszlo Borbely a reluat acuzele referitoare la faptul că funcţionari din
ministerele Agriculturii, Economiei şi Finanţelor ar fi desfăşurat o acţiune concertată şi au
răspândit prin e-mail aşa-numitul ’Manifest pentru sănătatea României’, care ar aparţine
academicianului Dinu Giurăscu. El a menţionat că e-mail-urile au fost trimise de la Ministerul
Agriculturii, cel de Finanţe şi cel al Economiei, iar UDMR a înaintat câte o adresă la fiecare
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dintre cele trei ministere dar şi la Consiliul Naţional pentru Combaterea Discriminării.

AGERPRES
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1.11.50 Sloganurile aduc deservicii luptei pentru autonomie
(2012-11-16 13:37)

[1] Preşedintele Partidului Civic Maghiar (PCM), Biro Zsolt, a declarat vineri, într-o conferinţă
de presă susţinută la Târgu Mureş, că sloganurile autonomiste lansate în campania electorală
atât de UDMR, cât şi de Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT) fac un deserviciu
luptei pentru autonomie.

Biro s-a referit la atitudinea UDMR referitoare la ’apărarea drapelul secuiesc’, la discursurile
autonomiste ale candidaţilor, inclusiv ale lui Laszlo Borbely, la lansarea la Târgu Mureş a
Istoriei Secuimii şi la mitingul pentru autonomie anunţat de PPMT la Sfântul Gheorghe, pentru
data de 24 noiembrie.

’Cu asemenea manifestări, după ce oamenii au fost păcăliţi de atâtea ori - şi acum opt ani, şi
acum 12, şi acum patru ani s-au folosit tot aceste sloganuri - acest lucru nu foloseşte luptei
pentru autonomie, face mai mult un deserviciu luptei pentru autonomie (...) Toate aceste
manifestări au un iz de campanie, un iz electoral. Vom participa (la mitingul din 24 noiembrie
- n.r.), fiindcă noi sprijinim toate aceste demersuri, toate aceste acţiuni, dar avem acest gust
amar. Şi PPMT şi UDMR ar trebui să se gândească la astfel de lucruri - în consiliile locale din
Harghita, Covasna şi Mureş, ei să-şi facă treaba şi atunci vom fi mai aproape de autonomie.
Cum ar fi trebuit să-şi facă treaba şi parlamentarii UDMR de 20 de ani’, a susţinut Biro.

Liderul PCM susţine că a auzit că, în urmă cu o zi, la Fundaţia ’Bernady Gyorgy’ din Târgu
Mureş, condusă de vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, a fost lansat un manual
de Istoria Secuimii, că îl felicită pentru această iniţiativă, însă a remarcat că acesta a devenit
’mare autonomist’, după ce a decis să nu mai candideze la Târgu Mureş, ci într-un colegiu
preponderent maghiar.

Vicepreşedintele politic al UDMR, Laszlo Borbely, a declarat vineri, într-o altă conferinţă de
presă, că Uniunea are ideea autonomiei în Programul politic şi că liderul PCM ar fi trebuit să
ştie acest lucru.

’Domnul Biro ar trebui să ştie că nu de azi, de ieri, să citească programul UDMR. El s-a referit
probabil la acel manual care l-am prezentat ieri (joi - n.r.), noi nu ne-am schimbat, alţii şi-au
mai schimbat şi năravul şi partidul, au trecut de la UDMR la alte partide, după aceea la celălalt
partid... noi nu ne ocupăm şi chiar nu ne interesează, noi ne ocupăm cu a clădi, a discuta
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despre cetăţeni. Dacă domnul Biro consideră că un manual care este foarte bun - şi chiar ieri
am propus ca să se traducă şi în limba română, nu e niciun fel de problemă, pentru că trebuie
să ne cunoaştem istoria reciproc. Dacă consideră că un asemenea manual este în defavoarea
autonomiei, să explice cum’, a spus Borbely.

Acesta a precizat că atunci când explici istoria secuilor la copii de clasa a VI-a, a VII-a, ’e un
manual foarte simpatic şi nu e împotriva nimănui, ci dimpotrivă, arată cum au trăit de sute de
ani, slavă Domnului, secuii aici şi or să trăiască multe sute de ani, împreună cu românii şi nu
va fi niciun fel de problemă’.

’A fost o întâlnire deschisă (lansarea - n.r.), putea să vină oricine, a fost anunţată în presă,
n-o să trimitem, vă închipuiţi, special pentru domnul Biro invitaţie. Putea să vină acolo, nicio
problemă (...) Acum trei săptămâni a fost lansat manualul în Harghita şi Covasna, avem acest
manual, să nu aşteptăm, să propunem, eu chiar când mă duc în zonă vorbesc şi cu directorii
de şcoli şi le arăt cât de important e ca să pună în practică acest manual. Este de fapt un
material ajutător, dacă îşi asumă şi părinţii şi profesorul, să aibă o oră, nu e inclus în programă,
e ceva opţional, cum sunt şi alte materii’, a precizat Laszlo Borbely.

AGERPRES
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1.11.51 Mureș, județul cu cei mai mulți șomeri din regiune (2012-11-16 14:21)

[1] Numărul şomerilor a crescut în septembrie faţă de august în cinci din cele şase judeţe
din Regiunea Centru, excepţie făcând Covasna, unde s-a înregistrat o scădere de 5,06 % (359
persoane), judeţ în care se menţine totuşi cea mai ridicată rată a şomajului dintre acestea,
potrivit unui comunicat transmis vineri AGERPRES de către Direcţia Regională de Statistică
(DRS) Alba.

La sfârşitul lunii septembrie, numărul şomerilor înregistraţi în Regiunea Centru a fost de
59.129, cei mai mulţi bărbaţi, reprezentând 13,37 % din numărul total al şomerilor înregistraţi
la nivel naţional. Numărul şomerilor a crescut faţă de luna august cu 0,33 % (195 persoane),
iar faţă de septembrie 2011 a scăzut cu 0,49 % (-295 persoane).
La nivelul Regiunii, cei mai mulţi şomeri se găsesc în judeţul Mureş (13.498), urmat de Alba
(11.419) şi Braşov (10.866), iar cei mai puţini în judeţele Covasna (6.723) şi Sibiu (7.587). Faţă
de luna anterioară, numărul şomerilor a crescut în aproape toate judeţele regiunii, excepţie
făcând Covasna.

Rata şomajului calculată ca raport între numărul şomerilor şi populaţia activă civilă (la 1
ianuarie 2012) a fost în luna septembrie de 5,5 %, cu 0,5 % mai ridicată decât cea a întregii
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ţări (5 %).

Cea mai mare rată a şomajului a fost înregistrată în judeţele Covasna (7,5 %) şi Alba (6,7 %),
iar cea mai mică în judeţele Sibiu (4,1 %) şi Braşov (4,5 %), se menţionează în comunicatul
DRS Alba.

AGERPRES
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1.11.52 Cavalerii vinului s-au întrecut în degustări (2012-11-19 06:51)

[1] Sâmbătă, 10 noiembrie, la Restaurantul „Târnava” din Târnăveni s-a desfășurat cea de
a IX-a ediţie a tradiţionalelor concursuri de vinuri de pe Târnava Mică inferioară, în organizarea
Ordinului Cavalerilor Vinului „Szent Márton”.

Organizatorii şi-au propus păstrarea şi popularizarea cultului vinului, păstrarea obiceiurilor
regiunii viticole de pe Târnave, toate acestea cu onoare cavalerească: „cu credinţă, dăruire şi
cumpătare”.

Scopul principal al manifestării a fost atât popularizarea renumelui podgoriei, cât şi a producţiei

şi consumului vinului de calitate. Concursul, la care s-au înscris 53 de probe de vin, a început

încă de dimineaţă. În urma evaluării profesionale de către juriu s-au acordat patru medalii de

aur, 12 de argint şi 14 de bronz, respectiv 22 de diplome de participare. Una dintre probe a

fost eliminată din concurs.

Festivitatea de premiere, urmată de ceremonia de investire al unui nou membru cu titlul de

cavaler s-a desfășurat de la ora 18.00 în cadrul cinei cu degustări de vinuri cu acompaniamen-

tul muzical asigurat de orchestra de muzică populară din Ceuaş.

Ordinele cavalerilor…

… vinului au îmbrăcăminte, emblemă, blazon, şi drapel caracteristic. Formalităţile sunt
inspirate de ordinele cavalereşti medievale. Atât legenda proprie şi ceremonia, cât şi
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îmbrăcămintea bogat decorată sunt modelate pe baza obiceiurilor culturale, istorice şi
etnografice ale regiunii. Fiecare ordin îşi stabileşte regulamentul de funcţionare, sărbătorile,
ritualul ceremonial şi vinul portdrapel, care este vinul cel mai specific şi renumit al zonei (în
cazul de faţă Rieslingul Italian).

Ordinul Cavalerilor Vinului „Szent Márton” din Târnăveni are în componenţă 24 de membri, cu
următoarele demnităţi: Marele Maestru Onorific, Marele Maestru, Cancelar, Paharnic, Postelnic,
Vistier, Logofăt, Hatman, Cronicar, Spătar, Clucer, Stolnic, Armaş şi Pârcălab. Conducerea
ordinului este asigurată de către Dregătorie, aceasta fiind formată din 7 demnitari.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/13_resize.jpg

1.11.53 Casa de cultură are un nou director (2012-11-19 06:54)

[1] Începând cu luna decembrie, Casa de Cultură a Tineretului „George Enescu” din Reghin
va avea un director nou. Postul a fost scos la concurs de Primăria şi Consiliul Local Reghin,
motivul principal fiind acela că instituţia era condusă de aceeaşi persoană care ocupa şi funcţia
de director al Bibliotecii „Petru Maior”: Sorina Bloj. Concursul s-a desfășurat luna aceasta şi a
fost câştigat de tânărul Marcel Naste. În consecinţă, de la 1 decembrie noul director va prelua
sarcinile Sorinei Bloj.

Primarul Reghinului, doamna Maria Precup, consideră că noul director care vine de la Direcţia

Judeţeană de Cultură este un câştig pentru comunitate datorită talentului său artistic deosebit,

dar şi pentru că s-a evidenţiat mereu prin activităţile sale nu doar la nivel local, ci şi naţional

şi internaţional.

Cine este noul director

Marcel Naste are 31 de ani, a absolvit Liceul de Artă Plastică din Tîrgu-Mureş, specialitatea pic-
tură şi a urmat cursurile Universităţii „Babeş-Bolyai”, Facultatea de Teologie Ortodoxă, secţia
Teologie Patrimoniu Cultural, Picturi Bisericeşti, Iconografie şi Restaurare din Cluj-Napoca. A
absolvit apoi și Institutul de Artă Vizuală „Ion Andreescu” din Cluj-Napoca.
Lista expoziţiilor semnate de Marcel Naste include centre culturale importante din ţară şi
străinătate. Noul director al Casei de Cultură „George Enescu” s-a evidenţiat, de asemenea, în
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proiecte artistice şi de promovare culturală în calitate de angajat al Direcţiei Judeţene pentru
Cultură Mureş – post pe care îl părăseşte acum pentru funcţia de director.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/casa-de-cultura.jpg

1.11.54 O nouă viaţă pentru un vechi castel? (2012-11-19 06:57)

[1] Primarul Ioan Nicoară a remarcat, încă odată, că în condiţiile actuale, Primăria nu are
fonduri băneşti pentru reparaţiile necesare la Castelul medieval de la Iernut şi, mai mult,
situaţia administrativă este incertă, fiind în proces de retrocedare. După incendiul din 18
martie 2012, când a ars parţial acoperişul clădirii a intrat în scenă Fundaţia Statusul Romano -
Catolică din Transilvania, cu sediul în Cluj-Napoca reprezentată legal de conferenţiar dr. Holló
László în calitate de preşedinte al Consiliului director care spune că până în anul 1958, Castelul
a făcut parte din averea ecleziastică a Bisericii Romano–Catolice.

După naţionalizare, imobilul a trecut în proprietatea Statului Român. Acum, Arhiepiscopia
Romano-Catolică a revendicat imobilul în cauză printr-o cerere de revendicare înregistrată la
Comisia Specială de Retrocedare în anul 2003.

Având aceste date, Fundaţia a propus Primăriei oraşului Iernut încheierea unui contract de
colaborare. „Noi o să ne ocupăm de documentaţie, de autorizaţiile de construire pentru
reparaţiile efectuate”, spune primarul Nicoară. Proiectul prevede repararea acoperişului
deteriorat cu respectarea stilului arhitectural.

Prin contract, Fundaţia se obligă să contracteze arhitecţi şi specialişti în vederea elaborării
planurilor şi memoriilor tehnice; să contracteze executanţii, să asigure materialele necesare
şi să suporte financiar toate costurile legate de refacerea acoperişului. Consilierii au aprobat
semnarea contractului de colaborare în ultima şedinţă de CL.

Impunător şi măreţ în alte vremuri, castelul priveşte cu tristeţe şi îngrijorare la neputinţa
legislativă şi pecuniară care l-ar putea pierde.
Prăbuşirea unui turnuleţ la poarta de intrare, pe lângă mai vechile distrugeri şi un incendiu
recent au tras un semnal de alarmă pentru autorităţi şi pentru posibilii viitori proprietari.

Prezenţa castelului medieval de la Iernut este cunoscută, potrivit atestărilor documentare, de
aproape o jumătate de mileniu, adică din anul 1545. Ştiind că localitatea Iernut este cunoscută
din anul 1257, este evident că pe locul actualului castel a existat o altă construcţie fortificată,
modificată şi completată ulterior. În anul 1553, Banffi Magdalena consolidează fortificaţiile,
apoi în deceniile următoare construcţia a avut mai multe stăpâni care au deţinut atât castelul,
cât şi terenurile din jur. În anul 1621, Gabriel Bethlen începe o serie de lucrări pentru a-şi
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stabili domiciliul la Iernut, după care în istoria castelului sunt consemnate multe vânzări şi
donaţii între nobilii vremii. În anul 1947, castelul intră în posesia statului român care l-a folosit
după cum a crezut de cuviinţă. După anul 1989, lipsa fondurilor pentru întreţinere şi o cerere
de retrocedare au făcut ca procesul de degradare a construcţiei să se accelereze.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSC05697.jpg

1.11.55 Familista Skoda Rapid a fost lansată în România (2012-11-19 07:01)

[1] Automobilul de clasă compactă Skoda Rapid a fost lansat pe piaţa românească la un
preţ de intrare de 11.990 euro (cu TVA inclus). Oferta specială de lansare conţine şi o reducere
de 1.000 euro (TVA inclus), aplicabilă tuturor nivelurilor de echipare, mai puţin modelului de
intrare Active 1.2 MPI / 75 CP.

Echiparea de bază include instalaţie de aer condiţionat, program electronic de stabilitate,
şase airbag-uri, închidere centralizată, geamuri electrice faţă, sistem audio original. Potrivit
importatorului, Rapid - primul automobil Skoda care se înscrie în noua linie de design a mărcii
- va deveni etalon în clasa compactă în ceea ce priveşte spaţiul interior.
Noul model se poziţionează între Skoda Fabia şi Skoda Octavia, în clasa automobilelor com-
pacte care totalizează în prezent circa 36 % din piaţa mondială de automobile.

Rapid este primul model Skoda care dispune de designul complet revizuit al mărcii, prezentat

în avanpremieră prin maşinile concept ,„VisionD” şi „MissionL”.

Spațiu surprinzător de generos

„Skoda Rapid se adresează în special familiilor care doresc să-şi achiziţioneze o primă maşină
la un preţ accesibil, dar care să le ofere suficient spaţiu şi siguranţă. Raportul excelent
calitate-preţ demonstrează o alegere raţională şi o declaraţie emoţională, susţinute şi de
calitatea dovedită a celorlalte modele Skoda”, a declarat Vlad Rusu, director marca Skoda la
Porsche România.

Cel mai nou model Skoda impresionează prin spaţiul surprinzător de generos, în ciuda dimensi-
unilor exterioare compacte (4,48 metri lungime, 1,7 metri lăţime). Maşina oferă destul spaţiu
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pentru cinci ocupanţi şi bagajul acestora (volum portbagaj 530 l).

Modelul dispune de 3 niveluri de echipare (Active, Ambition, Elegance), cu 4 motoare pe
benzină (1.2 MPI / 75 CP; 1.2 TSI / 86 CP; 1.2 TSI / 105 CP; 1.4 TSI / 122 CP) şi un propulsor
Diesel (1.6 TDI / 105 CP).

Skoda Rapid a fost prezentată publicului, în premieră, la Salonul Auto de la Paris, la numai
câteva luni după introducerea modelului de clasa mini Skoda Citigo, şi va juca un rol central
în strategia de creştere a mărcii.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/2013-Skoda-Rapid-Rear-Side.jpg

1.11.56 Colaj sportiv (2012-11-19 07:05)

[1] Baschet

BC Nova Vita Tîrgu-Mureş a pierdut, sâmbătă seara, în deplasare, în faţa lui Sepsi Sfântu
Gheorghe, scor 35-68 (12-15, 7-13, 8-25, 8-15), într-o partidă din cadrul rundei a XI-a a Ligii I
de baschet feminin. De la BC Nova Vita s-a remarcat Hilliard, autoarea unei double-double (11
puncte, 11 recuperări şi o pasă decisivă). Pentru formaţia noastră au mai punctat: Walker (9
puncte, o pasă decisivă), Riggs (6 puncte, 3 recuperări), Johnson (3 puncte, 12 recuperări, 2
pase decisive), Mihai (3 puncte, 3 recuperări, o pasă decisivă), Alaiba (3 puncte, o recuperare)
şi Adams (o recuperare, o pasă decisivă). În cadrul rundei a XII-a, Nova Vita va întâlni sâm-
bătă, 24 noiembrie, de la ora 18, la Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureş, formaţia CSBT Alexandria.

Baschetbaliștii de la BC Mureș au fost înfrânți sâmbătă de CSM București, cu scorul de 93 la

75 (24-22, 19-24, 17-23, 15-24). Pentru BC Mureș au punctat: Peciukas 25 (6x3), Ceskovic

19 (3x3), Cuic 8, Jucan 7 (1x3), Dumitru 6, Tudosa 5 (1x3), Balaban 5, au mai jucat Ciric şi

Adebayo

Volei feminin
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Echipa feminină de volei CSU Medicina Tîrgu-Mureş a demonstrat încă odată că are valoare:

Peelpush Meijel - Medicina Târgu Mureş 0-3 (17-25, 19-25, 14-25). Elevele lui Milorad Kijac

au reușit să se impună în trei seturi şi iau o opţiune serioasă pentru calificare. Returul se va

desfășura miercuri, 21 noiembrie, ora 17.00 la Tîrgu-Mureş, în Sala Sporturilor. Au evoluat

pentru Medicina: Alexandra Pintea, Gabriela Tsvetanova, Viktoriya Grigorova, Roxana Iancu,

Adina Salaoru, Alexandra Trică şi Monica Foca (libero).

Handbal

Echipa feminină de handbal SC Mureșul Tîrgu-Mureș a reuşit în etapa a XII-a, penultima a

turului, în deplasare, o victorie foarte importantă, cu scorul de 26-24, la Reșița, în faţa formaţiei

locale Universitatea, echipă care a reuşit să învingă câteva dintre învingătoarele mureşencelor

pe parcursul turului. Pentru SC Mureşul au înscris: Rad-Popescu 9, Moloci 8, Tamaş 3, Serediuc

3, Bab 2, Nagy 1. În poartă s-au aflat Ungureanu, providenţială în repriza secundă, Peter şi

Diaconu. Au mai evoluat: Dragotă, Fazakas, T. Rad, Szekely Renata, jucătoare nouă în lot.

Fotbal

FCM Tîrgu-Mureș a învins cu 2-0 pe Unirea Alba Iulia, în etapa a XIII-a a Ligii secunde. Golurile
formației mureșene au fost înscrise de Cristea, în minutul 34, și de Hanca, în minutul 42.Partida
a fost dominată categoric de echipa târgumureșeană, oaspeții din Alba Iulia amenințând în
rare rânduri poarta lui Abraham.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/BC-Mures-4.jpg
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1.11.57 De ce s-ar schimba? (2012-11-19 07:07)

[1] De curând, președintele Institutului de Training, Studii şi Cercetări PIMMJM, Radu
Bălăneanu, a afirmat un lucru cunoscut de majoritatea oamenilor: șefii de instituții publice
sunt adeseori numiți politic, iar în foarte multe cazuri nu sunt numiți cei mai buni profesion-
iști, concluzionând că „o simplă apartenenţă politică nu este echivalentă cu o competenţă
profesională”. Desigur un lucru foarte adevărat, care demonstrează, încă odată, lipsa oricărei
empatii a clasei politice față de populație. Nu contează că șeful de instituție nu este cel mai
potrivit om pentru post, ci trebuie făcut totul să fie numit în funcție un om din partidul lor.
Până la urmă, importantă este doar puterea, nu oamenii.

În acest context, în ultima vreme, orice afirmație politică a „marilor politicieni” îmi provoacă
repulsie fiindcă realizez că tot ce spun ei sunt doar discursuri construite, poate de alții, pentru
a convinge poporul să-i voteze, sau pentru a-i defăima pe adversarii lor politici. Sunt aproape
sigur că dacă poporul ar muri de foame, dar tot ar vota partidul de la conducere, acel partid
nu ar mișca un deget să-l ajute cu adevărat.

Astfel, putem ușor concluziona că majoritatea politicienilor sunt mincinoși, până la primii
oameni din fruntea țării, sau poate începând cu ei. Tot timpul președintele și premierul se
contrazic. Ce înseamnă asta? Că măcar unul dintre ei greșește. Sau mai bine zis, că măcar
unul dintre ei încearcă să inducă în eroare populația, adică e mincinos. Scenariul acesta
se reproduce la scară mai mică, la nivel local. Văd, acum în campanie, discursuri ale unor
candidați la funcția de parlamentar: ei critică cu o candoare incredibilă necinstea celorlalți
politicieni, pozând în salvatori ai neamului. Dar ei ignoră că la un moment dat au fost și ei la
putere și n-au făcut nimic pentru neam, sau măcar pentru județul Mureș. Nimic! Căci a face
ceva dintr-o funcție publică nu înseamnă să reasfaltezi o stradă sau să reabilitezi un parc… A
face ceva înseamnă a schimba în bine viața de zi cu zi a oamenilor: a le oferi mai multe locuri
de muncă, a crea condiții pentru creșterea salariilor , a impune reguli pentru ca oamenii să
fie cu adevărați respectați în spitale, în instituții etc., a reduce furtul, corupția, incompetența,
birocrația…

Desigur, aceste lucruri nu se vor face, din cauză că noi continuăm să votăm aceste lipitori
numiți politicieni. Căci pe oricine am vota, tot una e... De ce s-ar schimba ei? Lor tot bine le
merge… Dacă nu acești patru ani, următorii patru…

Noi, românii, ar trebui să obligăm lipitorile să empatizeze. Sau cel puțin să urmărească un
interes național, al națiunii, dacă nu al indivizilor. Ar trebui să nu mai acceptăm să numim a fi
bun un primar, un parlamentar, un ministru sau un președinte doar fiindcă a asfaltat o stradă, a
construit o autostradă, a ținut un discurs înflăcărat. Un politician e bun când lumea se trezește
dimineața cu burta mai plină, cu portmoneul mai plin, cu factura mai mică, cu posibilitatea de
a-și cumpăra mai des bilete pentru concediu (și spre destinații mai bune, cu condiții mai bune
de cazare), cu posibilitatea de a economisi pentru a investi în dezvoltarea „gospodăriei”. Ar
trebui să întrebăm poporul: când a fost ultima dată când ați reușit să economisiți mai mult,
să mergeți în excursii mai scumpe, să plătiți mai puțin la utilități? Răspunsul… îl anticipăm cu
toții…

Titi Dălălău
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Titi.jpg

Szentgyorgyi Alexandru (2012-12-05 06:52:35)
Am citit cu mult interes si sant total de acord cu dl. Titi! Regretabil, dar a uitat un lucru actual si esential
ca, printre toate cerintele de BUN GOSPODAR sa specifice, NU FURA,mai ales NU FURA defavotizand
un cetatean in favoarea altuia,nu savarsiti FALS INTELECTUAL si nu MINTITI IN NUMELE INSTITUTIEI PE
CARE CU ONOARE AR TREBUI SA-L REPREZENTATI! Este de toata minuneasi rusinea, cum se chinuiesc
unii reprezentanti alesi al comunitatii (INCA MAI SANT ASEMENEA ALESI)sa dovedeasca ca legale
abuzurile di timpul COMUNISMULUI???!!! Mai concret: Pe teren aflat in folosinta (dovedit cu acte
legale!) emit Titlu de Proprietate in defavoarea ADEVARATILOR PROPRIETARI! DA DOAMNE UN SUFLU
NOU,DA DOAMNE O SCHIMBARE!!!

1.11.58 „Muzica e cel mai aproape de sufletul meu” (2012-11-19 07:12)

[1] Povestea mureșenilor de la deja celebra emisiune Vocea României continuă. Plecat

tocmai din orașul Luduș, Cristi Nistor este cel care prin muzică reprezintă cu mândrie județul

Mureș. Încăpățânat, ambițios și luptător – așa cum singur se caracterizează - Cristi Nistor

a făcut senzație la Cerbul de aur hitul „Coji de portocale"și continuă să facă prin vocea lui

senzație la Vocea României. Locuiește la București din 2003, dar n-a uitat de orașul natal

Luduș. Cântă de la 17 ani, iar din 2003 s-a mutat la București, ca să fie mai aproape de

pasiunea lui. Care este povestea de succes a mureșeanului am aflat chiar de la el…

La 17 ani…

Rep.: De când te-ai apucat de cântat?

Cristi Nistor: Cânt de pe la 17 ani. Atunci am început să cochetez cu muzica, în zona noastră,
la Luduș și Tîrgu-Mureș, iar acum se fac 8-9 ani de când cânt.

Rep.: Ai cântat sigur, cu trupe, ai avut trupa ta?

Cristi Nistor: Am început să cânt singur. Am cântat singur multă vreme, iar albumul pe care
l-am lansat a fost tot singur. Ulterior, de prin 2010, am început să cânt cu trupe. Am cântat
cu trupa Friends prima dată, din care face parte colega mea de emisiune, Laura Gherescu.
Am fost soliștii aceleiași formații. În 2011 m-am alăturat formației Avenue, cu care am cântat
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până în luna august a acestui an și cu care am avut foarte multe realizări.

Rep.: Lăsând la o parte Vocea României, ce faci acum?

C.N.: Momentan nu cânt, ci sunt super-concentrat pe Vocea României. Cu trupa, cum îți

spuneam, nu mai colaborez din luna august a acestui an. Îmi place să fiu concentrat într-o

singură direcție. Mă dedic unui singur lucru și bun.

Trăiesc din muzică

Rep.: Ai ajuns la stadiul la care să trăiești din muzică?

C.N.: Având în vedere că de zece ani nu fac altceva în afară de muzică… Doar din asta am trăit
toată viața mea, de când sunt în București. Muzica și media au fost singurele surse de venit.

Rep.: Ai studii muzicale?

C.N.: Am făcut un liceu mai complex, să zic așa…. În clasa a noua și a zecea am fost la Luduș

la profil real, iar clasele a unsprezecea și a doisprezecea la București la profil uman. Cât despre

facultate, un an am făcut la Universitatea de Stat din București, la limba franceză, după care

am terminat facultatea de muzică. Nu m-a lăsat sufletul să nu fac totuși ceva de profil.

Profesor

Rep.: Ce instrument ai studiat?

C.N.: Am făcut pedagogie muzicală, deci sunt profesor.

Rep.: Cum de nu predai?

C.N.: Pentru că nu e o pasiune. Nu mă văd încă sau poate niciodată să predau. Îmi place în
față, îmi place să cânt. Facultatea de fost o bază.
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Rep.: La Vocea României de ce te-ai dus?

C.N.: Pentru a încerca, pentru a gusta, pentru a mai schimba ceva, pentru că odată lansat
albumul în 2006 am avut o anumită popularitate. Deși aveam o anumită vârstă și poate n-am
știut să o gestionez. Ulterior, muzical vorbind, am solidificat foarte bine experiența și anii care
au trecut, cu trupele… am cântat la foarte multe evenimente, în foarte multe locuri. Toate
acestea mi-au adus și o încredere de sine și o experiență bogată, iar acum am vrut pur și
simplu că mai schimb macazul și să fac și altceva mai glorios, poate. Asta nu înseamnă că
renunț la ce am făcut (…). Vocea României îți aduce și o altă valență a carierei pe care poți să
o ai.

Rep.: Ce aștepți de la Vocea României, crezi că ai șanse să câștigi și dacă da, ce crezi că se va
întâmpla după?

C.N.: Nu-mi prea îmi place să am așteptări.

Rep.: Trebuie să ai așteptări, altfel nu te-ai fi înscris...

C.N.: Bineînțeles. Dar totodată îmi place și politica pașilor mărunți. Falsele așteptări îți pot

crea mari dezamăgiri, așa că sunt bucuros că am ajuns până aici și o iau treptat, etapă cu

etapă. Urmează live-urile, să vedem ce se întâmplă mai departe. Oricum e clar că tot ce se

întâmplă nu poate fi trecut decât în partea pozitivă a lucrurilor.

Oamenii, show-ul, PRO TV

Rep.: Cum e să iei parte la un show de genul acesta?

C.N.: Sunt niște oameni foarte faini, foarte mișto, și colegii mei, și cei care se ocupă de noi.
Familia Pro e o familie foarte mișto. De la cățeii care stau pe iarbă și până la cei mai de sus
sunt o familie, iar asta-mi place foarte mult. Chiar vorbeam cu lumea și mă întrebau dacă
am avut emoții la duel și am zis că am avut emoții, și le-am transformat în emoții pozitive
și constructive. Dar e momentul acela de maximă tensiune care pur și simplu te ia și dă
cu tine de pământ. Nu contează experiența, și nu mă refer la mine. Uitați-vă la Brenciu
sau la alții care plâng, indiferent câți ani de scenă au în spate. Vine momentul acela peste
tine și te copleșește. E ceva unic, ce te face să zâmbești mereu când te gândești la experiență.

Rep.: De ce ai ales-o pe Loredana și pe cine ai fi ales dacă s-ar fi întors toți patru?

C.N.: Nu știu ce să spun. Cred și în alegerile de moment, sunt un tip spontan și de obicei
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primul gând care-mi vine e cel pe care-l aleg. Într-adevăr oamenii sunt diferiți, dar muzica

este numitorul comun al celor patru. Oricare ar fi fost alegerea mea, sunt convins că ar fi fost

una bună.

Loredana Groza

Rep.: Cum e să lucrezi cu Loredana? Eu am avut norocul să o văd la o petrecere privată și mi
s-a părut altfel decât o percepeam văzând-o la televizor, punea mai mult suflet.

C.N.: E foarte fain. Ea e o tipă foarte faină și așa cum ai spus și tu pune foarte mult suflet în
tot ceea ce face, în vorbele pe care le spune și sfaturile pe care ți le dă. Probabil oamenii își
creează altfel de impresii, dar ea e un om foarte deosebit și special. Mie unul îmi place foarte
mult să lucrez cu ea.

Rep.: Ce s-a schimbat de când ești la Vocea României, cum au reacționat cei de acasă? Uite,
Vizi era foarte mândru că a pus Batoșul pe hartă.

C.N.: Apropo de ce spunea și Vizi și eu m-am luptat și mă lupt în continuare. Din 2003, fiind în

București, poate am avut șansa mai des să pun Ludușul pe hartă. Cu Cerbul de Aur în 2004, cu

lansarea clipului și albumului în 2006, iar acum cu această emisiune. Oamenii au reacționat

foarte bine. Cel puțin cei de acasă au fost tot timpul alături de mine și m-au susținut mereu.

Chiar și la nivelul televotingului, când a fost cazul. Luduș și Batoș nu sunt nume foarte sonore

la București, dar îmi aduc aminte că în 2004, la experiența de la Cerbul de Aur, am avut cele

mai multe voturi, în condițiile în care era un vot cu taxă (…).

Muzică, muzică, muzică…

Rep.: Ce te vezi făcând peste câțiva ani, după ce se va fi terminat experiența cu Vocea
României?

C.N.: Muzică am făcut, muzică voi face. Sunt un tip foarte principial, foarte încăpățânat, foarte
ambițios și luptător și cu toate obstacolele care au fost de-a lungul timpului, nu m-am lăsat.
Cu siguranță nu mă voi lăsa. Deși mi s-a spus că aș avea înclinații spre mai multe domenii,
muzica e cel mai aproape de sufletul meu. A cânta și a compune sunt poate lucrurile pe care
©2024 www.punctul.ro 1447



BlogBook 1.11. NOVEMBER

le simt cel mai bine. Cu siguranță și peste câțiva ani și peste mai mulți ani tot muzică voi face.

A consemnat Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/182558_301023400013509_409597141_n.jpg

Gabriela Iftimoae (2013-06-18 11:45:34)
Cel mai frumos lucru in viata , e sa faci ce iti place...sa-ti ajute Domnul in continuare, sa-ti de-a
sanatate , bucurie, si multe realizari.

1.11.59 Scoli mureşene care domină clasamentul naţional (2012-11-19 07:20)

[1] Peste 1.000 de școli din toată țara au fost evaluate de către o comisie specializată.
Rezultatul? Județul Mureș are cea mai bună școală generală din țară și cel mai bun liceu
din punctul de vedere al eficienței. Este vorba despre Liceul Pedagogic din Tîrgu-Mureș și
despre Şcoala Generală I-VIII „Radu Popa” din Sighişoara. Astfel, prin acest rezultat, munca
profesorilor și a elevilor a fost răsplătită. Rezultatele de la bacalaureat, olimpiade, concursuri
obţinute, dar și o bază materială complexă au urcat cele două școli în topul excelenței.

La sfârşitul săptămânii trecute, Agenţia Română de Asigurare a Calităţii în Învăţământul

Preuniversitar (ARACIP) a publicat pe site-ul Ministerului Educaţiei un clasament a celor mai

bune şcoli din ţară, fiind evaluate 1.023 de unităţi de învăţământ din România. Îmbucurător

pentru noi, mureşenii, este că două şcoli din judeţ sunt în fruntea clasamentului, la secţiunea

licee, respective şcoli gimnaziale.

Liceul Pedagogic

Liceul Pedagogic „Mihai Eminescu” din Tîrgu-Mureş a obţinut, în urma evaluării ARACIP, locul
I pe ţară în funcţie de indicii de eficienţă. În funcţie de punctajul total la evaluarea externă
Liceul Pedagogic a obţinut un onorabil loc 8. Cum s-a ajuns la această performanţă? Detalii
ne-a oferit prof. Daniela Matache, directorul Liceului Pedagogic din Tîrgu-Mureş: „În anii 2011
– 2012 şi în 2010 – 2011 am avut evaluări externe ARACIP. În primul an, evaluarea externă s-a
efectuat la cererea şcolii pentru a obţine autorizarea nivelului gimnazial. Acest nivel ne-a fost
autorizat prin ordin de ministru, în decembrie 2010. Vom propune nivelul gimnazial în oferta
educaţională pentru anul şcolar viitor.
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Apoi, anul trecut am fost implicaţi ca şcoală pilot într-un proiect ARACIP numit ‹‹Implementarea

standardelor de referinţă în învăţământul preuniversitar››. În cadrul acestui proiect, trei profe-

sori (doi membri din comisia pentru calitate şi un membru din consiliul de administraţie) au

participat la un curs de formare finanţat de POSDRU. A urmat o evaluare externă ARACIP (în

care au luat în calcul capacitatea instituţională, eficacitatea educaţională şi managementul

calităţii), în urma căreia ARACIP a elaborat un raport privind evaluarea calităţii în sistemul

de învăţământ preuniversitar din România. Pe vremea aceea eu eram coordonatorul comisie

pentru calitate din şcoală”.

„Nimic nu este imposibil”

Ce reprezintă acest loc I pe ţară pentru Liceul Pedagogic? Răspunsul ni l-a dat tot doamna

director prof. Daniela Matache: „Pentru noi este o confirmare a muncii noastre, a profesorilor,

a elevilor şi a părinţilor, a întregii echipe implicate în educaţie. Acest rezultat ne dă un reper

ierarhic la nivel naţional, iar în urma evaluării externe am văzut care ne sunt punctele tari

şi punctele slabe, unde mai avem de lucru. Ierarhia este un bun indicator pentru elevii de

gimnaziu care se orientează către şcoli de calitate şi pe care-i aşteptăm cu dragă inimă. Vreau

să adresez felicitări întregului colectiv profesoral, în primul rând echipei de directori care au

condus şcoala în anii anteriori – prof. Mircea Prozan şi prof. Farkas Judit – precum şi colegilor

care au lucrat în comisia pentru calitate şi consilierului educativ prof. Iliescu Gabriela. Le

transmit elevilor şi părinţilor să privească spre viitor cu încredere şi să îşi stabilească cele mai

înalte obiective. Nimic nu este imposibil de atins dacă îţi doreşti cu adevărat şi dacă vrei să fi

cel mai bun”.

Elevi mândri

Şi fostul director al Liceului Pedagogic din Tîrgu-Mureş, Mircea Prozan (schimbat din funcţie în
urmă cu câteva luni) s-a arătat încântat de succesul obţinut de liceul pe care l-a condus o lungă
perioadă de timp. El a postat pe pagina personală de facebook următorul mesaj: „Mare veste!
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Liceul Pedagogic din Tîrgu-Mureş s-a clasat pe locul 2 pe ţară la controlul ARACIP (controlul
efectuat în toamna anului trecut). ARACIP este un organ de control al calităţii educaţiei
în subordinea Ministerului Educaţiei. Rezultatele de la bacalaureat, olimpiade, concursuri
obţinute an de an au primit aprecierea binemeritată. În plus, baza materială creată a făcut
din liceul nostru una din cele mai moderne şcoli din Estul Europei. Ca fost director şi coleg,
felicit tot personalul şcolii, elevii, părinţii, Primăria pentru colaborare în această realizare de
excepţie, poate unică în istoria judeţului”.

De asemenea, elevii şi absolvenţii Liceului Pedagogic „Mihai Eminescu” sunt bucuroşi că au
învăţat la un liceu valoros. „Felicitări!!! Sunt mândră că mă aflu şi eu printre absolventele
Liceului Pedagogic „Mihai Eminescu” :) Să o țineţi tot aşa! :)”, a fost răspunsul absolventei
Ioana Hermina Ceuşan, pe pagina de facebook a prof. Prozan.

„Această clasare a Liceului Pedagogic este meritată deoarece nivelul de cunoştinţe acumulat

de elevi la clasă este foarte ridicat. Profesorii sunt foarte pregătiţi. Clădirea şcolii este

pusă la punct, inclusiv curtea arată foarte bine, existând foarte multă verdeaţă. Dotarea

laboratoarelor este bună: fiecare este dotat cu calculator şi proiector, mese de lucru, planşe,

materiale etc.”, a menţionat Ţiţiu Gheorghe, elev în clasa a XI-a la Liceul Pedagogic „Mihai

Eminescu”.

Cea mai bună şcoală gimnazială

În ceea ce priveşte şcolile gimnaziale, pe locul I se situează tot o şcoală mureşeană, arată

raportul ARACIP. Astfel, în ierarhia în funcţie de indicii de eficienţă, cel mai mare punctaj a

fost obţinut de Şcoala Generală I-VIII „Radu Popa” din Sighişoara. Detalii despre meritele

obţinerii acestui rezultat excepţional ne-a oferit fostul director al şcolii, cel în timpul căruia a

fost realizată evaluarea, actualmente profesor de chimie la aceeaşi unitate de învăţământ –

prof. Muşunoi Daniela. „Totul a fost posibil cu foarte multă muncă şi seriozitate din partea

profesorilor, care s-au implicat mult şi în activităţi extraşcolare. Eu, ca director, m-am străduit

foarte mult să obţin fonduri pentru reabilitarea şcolii pe baza unui proiect tehnic. Şi am reuşit

să reabilităm şcoala în proporţie de 90 %, cheltuind aproximativ 20 de miliarde de lei. În

plus, cu ajutorul unor fundaţii am reuşit să dotăm şcoala cu 22 de calculatoare, mese, scaune,

dulapuri, materiale pentru sala de sport (saltele etc.)”.
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Evaluare la sânge

„S-a făcut o evaluare anul trecut pentru perioada ultimilor cinci ani (s-au verificat toate

documentele) atât a cadrelor didactice, directorului, secretariatului, contabilitate, bibliotecă.

Evaluarea a durat două zile. Au verificat rezultatele la olimpiade, la concursuri... S-a intrat

la ore, cei de la ARACIP au verificat modul în care au răspuns elevii. La sfârşit evaluatorii

au făcut raportul, au introdus datele în calculator, iar raportul a fost citit cadrelor didactice,

în cancelarie”, a declarat prof. Muşunoi Daniela, referindu-se la modul în care a fost făcută

evaluarea şcolii de către reprezentanţii ARACIP.

Rezultat. Încredere

Desigur, şi pentru profesorii Şcolii „Radu Popa” din Sighişoara, locul I în clasamentul ARACIP

reprezintă o bucurie foarte mare. „Clasarea pe locul I a reprezentat foarte mult pentru mine

şi pentru colegii mei. Nu ne-am imaginat că avem aşa rezultate bune. Acest loc I ne-a dat

foarte multă încredere în noi. Aşa sunt cadrele didactice: nu ne interesează cât câştigăm, ci în

primul rând rezultatele şi recunoaşterea meritelor. Şi pentru imaginea şcolii, acest clasament

reprezintă foarte mult. Este şi un reper pentru părinţi pentru a putea decide unde să-şi trimită

copiii la şcoală”, a completat prof. Muşunoi Daniela.

A fi sau a nu fi

Rezultatele celor două şcoli mureşene au fost apreciate şi de inspectorul şcolar general al
judeţului Mureş, prof. Ştefan Someşan: „Este un rezultat extraordinar de bun. Faptul că ne
regăsim în acest clasament dovedeşte că învăţământul din judeţ este performant”. Totuşi, se
pune întrebarea: sunt rezultatele acestea absolute? Adică, putem spune că Liceul Pedagogic
este actualmente cel mai bun din judeţ, depăşind chiar şi colegiile Papiu şi Unirea? Desigur,
lucrurile trebuie nuanţate. În primul rând, nu toate liceele şi şcolile gimnaziale au participat la
clasament. Apoi, clasamentul „se realizează pe profilurile şi pe specializările respective”, deci
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putem spune că Liceul Pedagogic „Mihai Eminescu” este cel mai bun dintre liceele pedagogice
din ţară, a precizat prof. Ştefan Someşan.

Lucrurile sunt mai clare în privinţa clasamentului şcolilor generale, unde nu sunt diferenţieri în

funcţie de profiluri: „Acolo putem spune că este într-adevăr cea mai bună şcoală generală din

acest studiu”, a completat prof. Someşan, referindu-se la Şcoala „Radu Popa” din Sighişoara.

Învățământ lacunar

Vă prezentăm în continuare câteva dintre concluziile referitoare la starea învăţământului în
România, aşa cum reies ele din raportul ARACIP: „În România anului 2012 există un număr
de unităţi de învăţământ preuniversitar, estimat la aproximativ 10 % din totalul unităţilor
de învăţământ cu personalitate juridică, care nu îndeplinesc standardele de acreditare, ca
standarde minime de funcţionare. Aceste unităţi de învăţământ trebuie identificate prin
evaluare externă periodică, trebuie precizaţi indicatorii de performanţă neîndepliniţi şi trebuie
definite responsabilităţile pentru remedierea acestora, în beneficiul elevilor/copiilor. Ca
tendinţe generale, am putut constata următoarele:

Calitatea personalului didactic (principalul factor intern al şcolii, care influenţează rezultatele
elevilor) continuă să fie o problemă la nivelul întregului sistem de învăţământ. Astfel, lipsa
cadrelor didactice calificate, a celor titulare, precum şi lipsa abilităţilor privind activitatea de
cercetare ştiinţifică constituie motivele cele mai importante de neîndeplinire a nivelului minim
de calitate. La fel, aproape 1 din 6 cadre didactice sunt noi, iar aproape un sfert navetiste
- această stare afectând negativ rezultatele elevilor (continuitatea la catedră se corelează
pozitiv cu rezultatele elevilor). Ca urmare, pentru a îmbunătăţi rezultatele elevilor şi, implicit,
calitatea educaţiei, sunt necesare programe naţionale de stabilizare reală a cadrelor didactice,
în condiţiile în care actualul mecanism de titularizare nu garantează stabilitatea: există şcoli
cu 90 % titulari, dar, din cauza detaşărilor, fluctuaţia personalului ajunge la 30-40 % anual.

Dotările nu constituie o preocupare a unităţilor şcolare – de vreme ce aproape 90 % dintre
şcoli consideră dotarea ca „medie” sau „suficientă”. Acest lucru este confirmat de numărul
de calculatoare raportat (medie de aproape 5 la 100 de elevi), ceea ce permite un acces
de minimum 1 oră săptămânal pentru fiecare elev (dacă accesul la calculator este asigurat
4 ore pe zi lucrătoare). În acest sens, considerăm că, în viitor, nu numărul de calculatoare,
ci numărul orelor de acces la calculator pentru fiecare elev va trebui să devină indicatorul
esenţial privind utilizarea TIC.

Nivelul de calitate (adică de realizare a indicatorilor de calitate) este mai scăzut, cu circa 10

% în mediul rural decât în cel urban. Ca o consecinţă, elevii din mediul rural au un acces mai

redus la o educaţie de calitate”
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Ce este ARACIP?

Instituţie publică de interes naţional, în subordinea Ministerului Educaţiei şi Cercetării, cu

personalitate juridică şi cu buget propriu de venituri şi cheltuieli. ARACIP realizează: evaluarea

externă a calităţii educaţiei oferite de instituţiile de învăţământ preuniversitar şi de alte

organizaţii furnizoare de educaţie; autorizarea, acreditarea şi evaluarea periodică a unităţilor

de învăţământ preuniversitar.

1.023 de şcoli

Proiectul strategic „Dezvoltarea culturii calităţii şi furnizarea unei educaţii de calitate în
sistemul de învăţământ preuniversitar din România prin implementarea standardelor de
referinţă” a permis evaluarea unui număr de 1.023 de unități de învățământ. S-a considerat
că numărul de 1.023 de şcoli din cele aproximativ 7.000 de unităţi cu personalitate juridică,
reprezentând, deci, aproape 15 % din totalul şcolilor din România, poate constitui un eşan-
tion reprezentativ, iar concluziile activităţii, pot fi relevante la nivelul întregului sistem de
învăţământ preuniversitar.

Obiectivele activităţii de evaluare externă periodică, derulate în anul şcolar 2011-2012, au

fost, în ordine, următoarele: verificarea respectării standardelor de acreditare în vigoare, ca

standarde minime de calitate; măsurarea nivelului de calitate a educaţiei furnizate beneficiar-

ilor de către unităţile de învăţământ preuniversitar şi eliberarea primelor atestate de calitate

din România; analiza stării calităţii educaţiei în sistemul de învăţământ preuniversitar din

România la nivelul anului 2012.

Metodologia de evaluare

Din punct de vedere metodologic, în demersul de evaluare globală au fost urmărite urmă-

toarele aspecte: cantitative, referitoare la contextul de funcţionare şi resursele unităţii de
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învăţământ, pe de o parte, precum şi la rezultatele obţinute cu elevii, pe de altă parte;

calitative, referitoare la nivelul de performanță a unităţii de învăţământ în raport cu 24 de

indicatori de performanță. Cei 24 de indicatori de performanţă au permis evaluarea unităţilor

de învăţământ pe 3 „direcţii”: a capacităţii instituţionale, a eficacităţii educaţionale şi a

managementului calităţii. Raportarea rezultatelor obţinute la resursele disponibile defineşte

eficienţa sistemului / unităţii, adică clasamentul în care şcolile mureşene au obţinut primele

locuri.

Probleme

În urma vizitelor de evaluare externă şi a analizei rapoartelor de evaluare externă realizate,
s-au constatat următoarele: un procent de 98,43 % (adică 1007 şcoli) au îndeplinit standard-
ele de acreditare; un procent de 1,57 % (adică 16 şcoli) nu au îndeplinit unul sau mai multe
standarde de acreditare, ca standarde minimale obligatorii.

Din analiza detaliată a descriptorilor neîndepliniţi s-au identificat următoarele probleme la
nivelul eşantionului: neacoperirea cu personal didactic calificat (în proporţie de minim 85 %);
neacoperirea cu personal didactic titular angajat (în proporţie de minim 50 %) în învăţământul
particular; neasigurarea necesarului de personal didactic auxiliar şi de personal nedidactic
calificat în conformitate cu prevederile normativelor în vigoare; nerealizarea unor instrumente
de proiectare, planificare şi implementare adecvate contextului de funcţionare a unităţilor
şcolare; neutilizarea rezultatelor cercetării ştiinţifice (realizate la nivel local, naţional sau
internaţional) pentru îmbunătăţirea performanţelor şcolare; neiniţierea sau neparticiparea
instituţiei de învăţământ (prin cadrele de conducere, cadrele didactice sau alte persoane
angajate cu contracte de muncă pe durată nedeterminată) la proiecte de cercetare ştiinţifică
sau de dezvoltare, realizate la nivel local, regional, naţional sau internaţional.

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/Festivitatea-de-mansardare-a-cladirii-scolii.jpg

1.11.60 Prinși cu etnobotanicele la pădure (2012-11-20 08:32)

[1] O patrulă mixtă formată dintr-un poliţist din cadrul Poliţiei Târgu Mureş şi un jandarm
din cadrul Inspectoratului de Jandarmi Judeţean Mureş a surprins în flagrant, la liziera unei
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păduri, trei tineri care au consumat substanţe etnobotanice, potrivit unui comunicat de presă
al IJJ Mureş.

Potrivit documentului, patrula a observat duminică seară un autoturism la liziera pădurii
de lângă Calea Sighişoarei, în care se aflau trei persoane care aveau un comportament
ciudat.’Membrii patrulei au observat că cei trei tineri cu vârsta cuprinsă între 21 şi 23 de ani,
aveau pupilele dilatate, iar unul dintre aceştia nu se putea ţine pe picioare. Patrula a solicitat
de urgenţă sprijinul unui echipaj UPU SMURD pentru acordarea îngrijirilor medicale. În urma
efectuării controlului corporal preventiv şi controlului autoturismului a fost găsită o cutie de
carton, care conţinea foiţe pentru confecţionarea ţigărilor, iar într-o bucată de ziar, se aflau
substanţe organice, măcinate, posibil etnobotanice’, se arată în comunicat.

Jandarmii susţin că cei trei tineri au recunoscut că au consumat substanţe etnobotanice,
iar din acest motiv aceştia se fac vinovaţi de comiterea infracţiunii de deţinerea ori alte
operaţiuni privind circulaţia drogurilor de risc fără drept. ’În cauză s-a procedat la a întocmirea
documentelor cu cele constatate, urmând a se continua cercetările asupra celor în cauză’, se
mai arată în comunicatul Inspectoratului Judeţean de Jandarmi Mureş.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/ID-10070488.jpg

1.11.61 Filmul francez ajunge în weekend la Tg. Mureș (2012-11-20 08:41)

[1] Cinci filme de lungmetraj, unele aparţinându-i cunoscutului regizor Alain Resnais, şi
integrala scurtmetrajelor realizate de Agnes Varda vor putea fi vizionate la sfârşitul acestei săp-
tămâni în cadrul Festivalul Filmului Francez, organizat în premieră la Târgu Mureş. Evenimentul
are loc în premieră în municipiul Târgu Mureş, în perioada 23-25 noiembrie, care se alătură
astfel altor cinci oraşe din ţară în care are loc festivalul - Bucureşti, Cluj Napoca, Timişoara,
Iaşi şi Sibiu, organizatorii fiind Institutul Francez, Asociaţia K’ARTE şi Primăria municipiului.

’Selecţia e gândită să acopere o plajă largă de producţii cinematografice, oferind şi filme foarte
noi, care încă nu rulează în Romania (Un monstre a Paris, Camille Redouble, Les Infideles), şi
filme , din cadrul retrospectivei Alain Resnais (L’Année derniere a Marienbad şi Cœurs) sau
integrala scurtmetrajelor Agnes Varda (multe din ele inedite în România)’, se arată într-un
comunicat de presă al organizatorilor.

Vineri seara vor rula ’Les Infideles’, 2011, subtitrat în limba română şi scurtmetraje Agnes
Varda subtitrate în engleză, sâmbătă vor fi prezentate ’L’Année derniere a Marienbad’,
subtitrat în română, ’Cœurs’ şi din nou scurtmetraje Agnes Varda, subtitrate în engleză., iar
duminică - ’Un monstre a Paris’ (animaţie) ’Camille Redouble’, 2012, ambele subtitrate în
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română, urmate de scurtmetraje Agnes Varda subtitrate în engleză.

Directorul executiv al Asociaţiei K’ARTE, Eliodor Moldovan, a precizat că pentru intrarea la
spectacole se va recomanda o donaţie de 4 lei pentru un caz social.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/3-Afis-FFF-Tirgu-Mures.jpg

1.11.62 Târg de practică IT&C la UPM (2012-11-20 09:34)

[1] Universitatea „Petru Maior” din Tîrgu Mureş, în colaborare cu TecHub Mureş organizează
miercuri, 21 noiembrie 2012, între orele 1200-1530, în Sala Senatului, R 21, din str. Nicolae
Iorga Nr.1, TÎRGUL DE PRACTICĂ IT &C. Firmele vor prezenta informaţii privind profilul de
activitate, tehnologiile în care lucrează, metodologii de inginerie soft, metodologii de man-
agement al proiectelor, precum şi poziţiile de practică disponibile, prin intermediul paginilor
web, pliante, broşuri, roll-up,etc. Studenţii îşi vor exprima interesul pentru practica la diferite
firme, urmând a participa la selecţie. Cadrul legal de desfăşurare a practicii este reglemen-
tat prin Protocolul de Practică semnat de universitate cu toate firmele la care studenţii îşi
desfăşoară practica. Mai multe informaţii pentru firmele interesate pot fi accesate la adresa
[2]http://www.meetup.com/TecHub-Mures/.

Sursa: Universitatea Petru Maior

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/01/upm2.jpg
2. http://www.meetup.com/TecHub-Mures/

1.11.63 Ședință extraordinară de CL Tîrgu-Mureș (2012-11-20 09:41)

Joi, consilierii locali se întâlnesc pentru o ședință extraordinară, în care singurul punct de pe
ordinea de zi va fi rectificarea bugetului local. Site-ul Primăriei precizează:

În conformitate cu Dispoziţia Primarului nr. 3294 din 19 noimebrie 2012 se convoacă
şedinţa extrordinară a Consiliului local municipal Tîrgu-Mureş, care va avea loc joi,
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22 noiembrie 2012, orele 14.00, la sediul Municipiului Tîrgu-Mureş din Piaţa Victoriei,
nr. 3, sala 45, cu următoarea ordine de zi:

1.Proiect de hotărâre privind rectificarea bugetului local al municipiului Tîrgu-Mureş
pe anul 2012

1.11.64 Ajutoarele UE vor fi distribuite după campanie (2012-11-20 09:53)

[1] Preşedintele Consiliului Judeţean (CJ) Mureş, Ciprian Dobre, a anunţat marţi, într-o con-
ferinţă de presă, că ajutoarele pentru persoanele cele mai defavorizate (PEAD) pentru acest
an vor fi distribuite în judeţ începând cu data de 10 decembrie, după alegerile parlamentare.

Motivul acestei decizii este atât împiedicarea unor acţiuni electorale din partea primarilor, cât
şi faptul că în depozitele din judeţ nu au fost primite cantităţile integrale. ’Aceste ajutoare
alimentare care constau de fapt din 11 produse vor fi distribuite, preconizăm, începând cu
ziua de 10 decembrie. (...) Am zis 10 decembrie, lăsând deoparte adevărul din scripte, cred
şi reafirm acest lucru că în timpul campaniei electorale nu trebuie să umblăm pe la porţile
oamenilor cu zahăr şi cu ulei, să fie foarte clar. Dacă Primăria Târgu Mureş îşi doreşte ca
judeţul Mureş să fie unul în care să se umble cu zahăr şi ulei pe la uşi, eu nu-mi doresc acest
lucru. Am afirmat acest lucru, acesta nu este judeţul lui Dan Diaconescu şi sper ca acest lucru
să îl înţeleagă primarul şi consilierii care îl informează sau îl dezinformează’, a susţinut Dobre.

Preşedintele CJ Mureş a arătat că a ţinut să facă aceste precizări ca urmare a unei scrisori
trimise de primarul din Târgu Mureş, Dorin Florea, prin care acesta soma CJ Mureş ’să lase la o
parte orice activitate electorală şi propagandistică pe care o desfăşoară şi să se concentreze
pe nevoile oamenilor şi asigurarea distribuirii ajutoarelor alimentare primite de la Uniunea
Europeană’ întrucât beneficiarii sunt persoane cu venituri mici.

’Vreau să spun clar, conţinutul acestei scrisori este o minciună. Vreau să somez atât primarul,
cât şi consilierii acestuia, să se oprească din minciună şi din dezinformarea târgumureşenilor.
CJ Mureş nu gestionează doar problema municipiului Târgu Mureş, unde există 8.000 de
oameni care beneficiază de acest sprijin, noi gestionăm problema a 68.970 de beneficiari.
Trebuie să atrag atenţia că minciunile Primăriei Târgu Mureş şi ale primarului au doar menirea
de intoxicare a opiniei publice, CJ îşi face datoria faţă de cetăţenii judeţului Mureş, inclusiv
faţă de cei care beneficiază de aceste alimente’, a subliniat Ciprian Dobre.

CJ Mureş va începe distribuirea alimentelor după ce vor fi primite cantităţile integrale. Preşed-
intele CJ a spus că uleiul nu este deocamdată în depozit, mazărea, făina, la roşiile în bulion,
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orezul, zahărul, mălaiul şi fasolea sunt în cantităţi parţiale, iar singurele alimente primite
integral sunt bulionul, pastele făinoase şi biscuiţii.

’Ce trebuie să facă toate primăriile - şi atrag atenţia inclusiv Primăriei Târgu Mureş - să se
pregătească pentru distribuirea acestor alimente şi să nu fie luate pe nepregătite, aşa cum au
fost luate de venirea frigului. (...) Sperăm ca până în data de 10 decembrie să se primească
toate cantităţile. Aceste alimente trebuie distribuite până în luna martie 2013’, a mai spus
Ciprian Dobre.

AGERPRES
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1.11.65 Costul deszăpezirilor în Mureș: 7,8 mil. lei (2012-11-20 13:55)

[1] Întreţinerea curentă pe timp de iarnă a celor peste 700 de kilometri de drumuri
judeţene mureşene va costa peste 7,8 milioane de lei a anunţat, marţi, într-o conferinţă de
presă, preşedintele Consiliului Judeţean Mureş, Ciprian Dobre.

Acesta a spus că din această sumă, un prim contract, în valoare de peste 530.000 de lei, doar
pentru luna noiembrie, a fost deja semnat cu cei patru prestatori ai serviciului de deszăpezire
din judeţ, care au câştigat licitaţia pentru următorii patru ani.

Potrivit preşedintelui Consiliului Judeţean Mureş, valoarea lucrărilor de întreţinere curentă pe
timp de iarnă a drumurilor judeţene în această iarnă, se va ridica la 6,35 milioane de lei fără
TVA (adică de 7,87 milioane de lei cu TVA), în condiţiile în care, anul trecut, au fost alocate
pentru deszăpezire peste 10 milioane de lei.

Cele patru firme vor acţiona pe şapte tronsoane din judeţ: SC Citadin Prest SA pentru zona
Sâncrai, SC Salubriserv SA - zonele Reghin, Sighişoara şi Gorneşti, Asocierea SC Astor Com
SRL cu SC Citadin Prest SA - zona Găneşti şi SC Drumuri şi Poduri Mureş SRL - zonele Şăulia şi
Miercurea Niraj.

În total, în baza celor şapte acorduri-cadru de servicii de deszăpezire a drumurilor judeţene
(semnate pentru perioada 2012-2016), Consiliul Judeţean Mureş va aloca, în cei patru ani,
suma de 25,41 milioane de lei, fără TVA, adică 31,51 milioane cu TVA.

AGERPRES
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1.11.66 Circuit turistic cu vestigii romane (2012-11-20 14:01)

[1] Specialiştii de la Muzeul Judeţean Mureş au iniţiat proiectul ’Traseul limesului Roman
pe teritoriul judeţului Mureş’, prin care doresc scoaterea la suprafaţă şi includerea în circuitul
turistic a castrelor auxiliare de la Brâncoveneşti, Călugăreni şi Sărăţeni şi a celor patru turnuri
de pază de la Ibăneşti, Eremitu, Săcădat şi Chiherul de Jos.

’Este un proiect iniţiat şi derulat de muzeografii de la Muzeul Judeţean Mureş (...) Pe teritoriul
judeţului Mureş există un foarte vast sistem defensiv, punctul nostru forte este că ne aflăm
pe graniţa de Est a provinciei Dacia şi implicit a Imperiului Roman. De aceea beneficiem de
trei castre de limes de graniţă, este vorba despre Castrele de la Brâncoveneşti, Călugăreni şi
Sărăţeni, care la vremea respectivă erau unite de un drum întreţinut şi folosit de către armata
romană, iar, din loc în loc, de pe acest drum se ramificau nişte cărări, care duceau la turnurile
romane de observaţie, care probabil existau pe două trasee, unul în avanpost - în faţa liniei
de castre - şi unul mai în spate. Acest proiect încearcă să cerceteze acest sector de limes,
care este destul de vast (...) şi pe măsură ce aceste puncte arheologice vor fi cercetate să
fie făcute cunoscute publicului. Este vorba de publicul larg şi de comunităţile locale, nu doar
pentru specialişti’, a declarat marţi, într-o conferinţă de presă, şefa secţiei de Arheologie a
Muzeului Judeţean Mureş, Nicoleta Man.

Potrivit acesteia, prin proiect se încearcă evidenţierea pe teren aceste obiective, în special a
turnurilor de control şi de observaţii, a sectoarelor de drum roman, a vicusurilor (aşezări rurale
romane - n.r.), întrucât poziţia castrelor este bine cunoscută.

Potrivit Nicoletei Man, până acum au fost realizate fotografii aeriene, s-au folosit metode
moderne de identificare a unor asemenea puncte, prospecţii geomagnetice şi s-au efectuat
săpături arheologice.

’Apoi am dori ca în viitor, împreună cu autorităţile locale, să le marcăm ca şi situri arheologice
aflate pe lista monumentelor istorice aceste puncte şi să creăm un traseu turistic ca orice sit
arheologic care să fie vizitat (...) Proiectul acesta cu limesul roman este la nivel universal, dar
ideea a fost ca noi să încercăm prin toate metodele să ajungem la acel nivel de cercetare şi
cunoaştere la acel sector de limes încât să îl putem promova şi include pe lista patrimoniului
UNESCO’, a precizat Man.

Arheologul Szilamer Panczel a arătat la rândul său că Muzeul Judeţean Mureş a iniţiat în
cursul anului 2012 proiectul ’Traseul limesului roman în judeţul Mureş’, care este finanţat de
Administraţia Fondului Cultural Naţional (AFCN) şi de Consiliul Judeţean Mureş.

’Scopul proiectului constă în identificarea unor noi situri arheologice care au făcut parte
din limes, precum şi georeferenţierea şi cartarea celor cunoscute cu ajutorul perieghezei,
arheologiei aeriene şi a metodelor de prospecţie geofizică. Prelucrarea datelor în GIS va
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facilita stabilirea extinderii siturilor, protejarea şi prezentarea lor. Prin popularizarea siturilor
aparţinând acestui sistem defensiv antic şi implicarea comunităţii locale în conservarea lor se
poate preveni distrugerea lor continuă şi se pot elabora strategii de valorificare turistică’, a
arătat Panczel.

Acesta a spus că pe limes-ul de pe raza judeţului Mureş există trei castre auxiliare în apropierea
cărora au existat mici aşezări (vicus) unde s-au stabilit familiile soldaţilor, dar şi negustori şi
meşteşugari care deserveau nevoile armatei. Potrivit acestuia, taberele au fost legate între
ele prin drumul limes-ului, care a asigurat aprovizionarea armatei şi mişcarea rapidă a trupelor.

’Sarcina soldaţilor a fost aceea de a apăra graniţa care mergea paralel cu drumul şi a fost
îndeplinită cu ajutorul unui sistem complex de turnuri de pază şi de semnalizare, respectiv
prin şanţuri şi valuri de apărare. Pe lângă cele trei castre auxiliare, în cadrul proiectului vor fi
prezentate publicului patru turnuri de pază care se găsesc pe teritoriul localităţilor Ibăneşti,
Eremitu şi Chiherul de Jos’, a susţinut arheologul.
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Specialiştii de la Muzeul Judeţean Mureş au iniţiat proiectul ’Traseul limesului Roman pe
teritoriul judeţului Mureş’, prin care doresc scoaterea la suprafaţă şi includerea în circuitul
turistic a castrelor auxiliare de la Brâncoveneşti, Călugăreni şi Sărăţeni şi a celor patru turnuri
de pază de la Ibăneşti, Eremitu, Săcădat şi Chiherul de Jos.
’Este un proiect iniţiat şi derulat de muzeografii de la Muzeul Judeţean Mureş (...) Pe teritoriul
judeţului Mureş există un foarte vast sistem defensiv, punctul nostru forte este că ne aflăm
pe graniţa de Est a provinciei Dacia şi implicit a Imperiului Roman. De aceea beneficiem de
trei castre de limes de graniţă, este vorba despre Castrele de la Brâncoveneşti, Călugăreni şi
Sărăţeni, care la vremea respectivă erau unite de un drum întreţinut şi folosit de către armata
romană, iar, din loc în loc, de pe acest drum se ramificau nişte cărări, care duceau la turnurile
romane de observaţie, care probabil existau pe două trasee, unul în avanpost - în faţa liniei
de castre - şi unul mai în spate. Acest proiect încearcă să cerceteze acest sector de limes,
care este destul de vast (...) şi pe măsură ce aceste puncte arheologice vor fi cercetate să
fie făcute cunoscute publicului. Este vorba de publicul larg şi de comunităţile locale, nu doar
pentru specialişti’, a declarat marţi, într-o conferinţă de presă, şefa secţiei de Arheologie a
Muzeului Judeţean Mureş, Nicoleta Man.
Potrivit acesteia, prin proiect se încearcă evidenţierea pe teren aceste obiective, în special a
turnurilor de control şi de observaţii, a sectoarelor de drum roman, a vicusurilor (aşezări rurale
romane - n.r.), întrucât poziţia castrelor este bine cunoscută.
Potrivit Nicoletei Man, până acum au fost realizate fotografii aeriene, s-au folosit metode
moderne de identificare a unor asemenea puncte, prospecţii geomagnetice şi s-au efectuat
săpături arheologice.
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’Apoi am dori ca în viitor, împreună cu autorităţile locale, să le marcăm ca şi situri arheologice
aflate pe lista monumentelor istorice aceste puncte şi să creăm un traseu turistic ca orice sit
arheologic care să fie vizitat (...) Proiectul acesta cu limesul roman este la nivel universal, dar
ideea a fost ca noi să încercăm prin toate metodele să ajungem la acel nivel de cercetare şi
cunoaştere la acel sector de limes încât să îl putem promova şi include pe lista patrimoniului
UNESCO’, a precizat Man.
Arheologul Szilamer Panczel a arătat la rândul său că Muzeul Judeţean Mureş a iniţiat în
cursul anului 2012 proiectul ’Traseul limesului roman în judeţul Mureş’, care este finanţat de
Administraţia Fondului Cultural Naţional (AFCN) şi de Consiliul Judeţean Mureş.
’Scopul proiectului constă în identificarea unor noi situri arheologice care au făcut parte
din limes, precum şi georeferenţierea şi cartarea celor cunoscute cu ajutorul perieghezei,
arheologiei aeriene şi a metodelor de prospecţie geofizică. Prelucrarea datelor în GIS va
facilita stabilirea extinderii siturilor, protejarea şi prezentarea lor. Prin popularizarea siturilor
aparţinând acestui sistem defensiv antic şi implicarea comunităţii locale în conservarea lor se
poate preveni distrugerea lor continuă şi se pot elabora strategii de valorificare turistică’, a
arătat Panczel.
Acesta a spus că pe limes-ul de pe raza judeţului Mureş există trei castre auxiliare în apropierea
cărora au existat mici aşezări (vicus) unde s-au stabilit familiile soldaţilor, dar şi negustori şi
meşteşugari care deserveau nevoile armatei. Potrivit acestuia, taberele au fost legate între ele
prin drumul limes-ului, care a asigurat aprovizionarea armatei şi mişcarea rapidă a trupelor.
’Sarcina soldaţilor a fost aceea de a apăra graniţa care mergea paralel cu drumul şi a fost
îndeplinită cu ajutorul unui sistem complex de turnuri de pază şi de semnalizare, respectiv
prin şanţuri şi valuri de apărare. Pe lângă cele trei castre auxiliare, în cadrul proiectului vor fi
prezentate publicului patru turnuri de pază care se găsesc pe teritoriul localităţilor Ibăneşti,
Eremitu şi Chiherul de Jos’, a susţinut arheologul.
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1.11.67 Bani europeni pentru promovarea județului (2012-11-21 12:08)

[1] Consiliul Judeţean Mureş a prezentat, miercuri, proiectul ’Promovarea judeţului Mureş’,
în valoare totală de 627.440 de lei, prin care sunt prezentate cele patru forme de turism
practicate la nivelul judeţului, respectiv turismul cultural, turismul religios, turismul balnear şi
turismul verde.

’Proiectul, finanţat prin Programul Operaţional Regional 2007-2013, este în valoare de 627.440
de lei, din care suma de 431.200 de lei este nerambursabilă. Proiectul are o perioadă de
implementare de 25 de luni, până pe 28 noiembrie 2012 trebuie finalizat (...) Proiectul
atrage atenţia asupra ecoturismului întrucât pe toate materialele de promovare apare şi slo-
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ganul: ’Protejează mediul - fii ecoturist”, a declarat presei managerul de proiect, Agnes Gorea.

Potrivit acesteia, prin intermediul acestui proiect se doreşte promovarea resurselor turistice,
naturale şi culturale ale judeţului Mureş, prin realizarea de materiale de promovare.

’Am realizat 3.000 de DVD-uri, 9.000 de borşuri 18.000 de pliante, 3.000 de afişe în şase
limbi - română, maghiară, engleză, franceză, germană şi italiană. Materialele distribuite în
ţară şi străinătate - oraşe înfrăţite, Târgul de Turism al României, agenţii de turism, instituţiile
subordonate (...) CJ Mureş are dreptul de autor asupra materialelor ceea ce înseamnă că
multiplicarea materialelor va costa mai puţin’, a mai spus Gorea.

În aceste materiale de promovare figurează obiective pe zone etnografice, oraşele mai mari
sunt accentuate, fiind evidenţiate principalele văi, Valea Mureşului, a Gurghiului, şi cele două
văi ale Târnavelor.

AGERPRES
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1.11.68 Festivalul studențesc de umor, la ediția 14 (2012-11-21 12:19)

[1] În perioada 23-24 noiembrie, Casa de Cultură a Studenților Tîrgu-Mureș organizează a
paisprezecea ediție a Festivalului Naţional Studenţesc de Satiră şi Umor. Concursul propriu-zis
începe vineri, de la ora 18, urmând ca spectacolul de gală să se desfășoare sâmbătă de la
aceeași oră. Initați sunt trupele O.Z.N. și DivertiScena. Intrarea este liberă în ambele zile.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/tn_78.jpg

1.11.69 Radio online conceput și produs la Tg. Mureș (2012-11-21 12:40)

[1] RADICAL.FM lansează cel mai complet și complex serviciu de music delivery din lume.
Compania REEA este parte importantă în acest proiect. Mai bine de un an, 8 dezvoltatori au
gândit fiecare detaliu al soluțiilor și apoi le-au implementat, aducând RADICAL.FM din stadiul
de provocare, în poziția de principal challenger în lumea radiourilor on-line world wide.
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Serviciul include gratuit un volum impresionant de muzică, produsă atât de mari case de
discuri, cât și de artiști independenți. RADICAL.FM pune la dispoziția utilizatorilor peste
700.000 de melodii, iar lista rămâne deschisă pentru că în permanență sunt up-loadate piese
noi. Ascultătorul are posibilitatea să își creeze propriul playlist sau chiar propria stație de radio
on-line. Există 60 de genuri muzicale, care se pot programa din punct de vedere al ponderii
fiecărui gen muzical adăugat într-o anumită stație radio. Mai mult decât atât, stația de radio
nou creată poate fi ascultată de oricare dintre utilizatorii înregistrați. De asemenea, oricine își
poate testa calitățile de DJ pe RADICAL.FM. Utilizatorii pot mixa pentru prietenii din rețea, pot
avea propriile emisiuni, pot vorbi cu ei pe chat și există chiar și opțiunea streaming video.

Echipa de dezvoltatori din partea REEA care a lucrat la proiectul RADICAL.FM este formată din:
Alexandru BRANEA - Project Team Lead, Liviu SENIUC - API Development / Server Setup, Adrian
PAVEL - API / Front-end Developemnt, Radu ACHIM - Front-end Development, Sebastian PUI -
Front-end Development, Iosif SIMON – Design, Paul CHETELES – Wordpress și Robert BODEANU
- QA / Testing.

RADICAL.FM va avea o variantă disponibilă pentru telefonul mobil până la Sărbătorile de
Iarnă. În România, RADICAL.FM este momentan disponibil doar pentru conturile de
tip “artist”. Altfel spus, dacă ai o trupă, dacă ești compozitor sau doar interpret, dacă ai
piese înregistrate și vrei să le prezinți unei comunități de împătimiți ai muzicii care este în
continuă expansiune, fă-ți un cont pe RADICAL.FM. Mai mult ca sigur, muzica ta va fi ascultată
și apreciată la justa ei valoare. Implementarea completă a proiectului RADICAL.FM în Romania
este așteptată pentru viitorul apropiat, urmând ca în scurt timp să fie demarate negocierile cu
marile case de producție din țară pentru achiziționarea drepturilor de autor.

Sursa: Reea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/Screen-Shot-2012-11-21-at-2.37.22-PM.png

1.11.70 Curtea de Apel inițiază cursuri pentru grefieri (2012-11-22 13:45)

[1] Curtea de Apel Târgu Mureş în colaborare cu Universitatea ’Petru Maior’ şi Universitatea
’Dimitrie Cantemir’ din Târgu Mureş, organizează, începând din luna decembrie, cursuri
gratuite de iniţiere pentru grefieri, după ce s-a constatat că persoanele care doresc să practice
această profesie nu stăpânesc noţiuni elementare.

”Am observat că la majoritatea examenelor concurenţii nu ştiu nici măcar cum să îşi formuleze
cererea de înscriere chiar dacă sunt absolvenţi de drept şi la proba eliminatorie se dă în general
întocmirea unei adrese către o anumită instituţie sau o adresă de înaintare a unui dosar şi ei
nu ştiu ce să scrie. Vrem să ne axăm mai mult pe chestiuni practice pentru ca, pe viitor, când
vom mai scoate posturi la concurs, să poată fi mai pregătiţi şi în acest sens ne-am gândit să le
oferim ocazia de a vedea concret ce ar trebui să facă, mai ales ca mulţi dintre ei nu au intrat
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niciodată într-o sală de judecată’, a precizat Anuţa Liliac, purtătorul de cuvânt al Curţii de Apel.

Reprezentanta Curţii de Apel Târgu Mureş a subliniat că acest curs nu ţine locul unui examen
de intrare în sistem, ci este o instruire a celor care ar dori să activeze ca grefieri, pentru a se
adapta mai uşor problemelor practice pe care le impune o astfel de profesie.

Potrivit Anuţei Liliac, cursul se adresează persoanelor care doresc să dobândească cunoştinţe
teoretice şi practice necesare profesiei de grefier şi va cuprinde două module, unul teoretic şi
unul practic.

În cadrul modului teoretic se va studia procedura penală, procedura civilă şi organizarea
judiciară, iar în cel practic viitorii grefieri vor învăţa ce anume au de făcut înaintea şedinţei de
judecată, cum să rezolve lucrările cu caracter administrativ, care este misiunea lor în timpul
şedinţei de judecată şi cum se întocmesc lucrările care intră în competenţa sa.

’Cursurile sunt susţinute de judecători din cadrul Curţii de Apel, cadre didactice universitare
şi grefieri de la curtea de apel, fără plată, pe baza de voluntariat. Cursurile sunt gratuite
iar la acestea pot participa persoanele care au cel puţin studii medii (...) La modulul practic
participă doar persoanele care au avut o prezenţa la modulul teoretic de cel puţin 70 %. La
finalizarea cursului se eliberează un certificat de participare’, a precizat Anuţa Duşa.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/tribunalul-mures-3.jpg

1.11.71 16 zile împotriva violenţei asupra femeii (2012-11-22 13:49)

[1] Institutul Est European de Sănătate a Reproducerii (IEESR) din Târgu Mureş a anunţat
joi că, în perioada 25 noiembrie - 10 decembrie, va organiza campania de sensibilizare şi infor-
mare ’16 zile de activism împotriva violenţei asupra femeii’, însă ca o acţiune premergătoare
acestui eveniment va organiza Caravana ’Nu da, dăruieşte!’.

Ionela Horga, manager de proiect, a arătat că evenimentul stradal ’Nu da, dăruieşte!’, care
va avea loc vineri, în Târgu Mureş, este un exerciţiu simbolic de implicare în lupta împotriva
violenţei asupra femeii.

’În cadrul acestuia femeile din Consiliul Judeţean Mureş şi din Consiliul Local Târgu Mureş,
împreună cu echipa Centrului de Prevenire, Monitorizare şi Combatere a Violenţei în Familie
vor oferi flori bărbaţilor din comunitatea mureşeană, însoţite de mesaje împotriva violenţei
asupra femeilor (...) Evenimentul va marca Ziua Internaţională de luptă împotriva violenţei
asupra femeii, sărbătorită pe 25 noiembrie în întreaga lume şi totodată un exerciţiu simbolic
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de sensibilizare a comunităţii’, a precizat Ionel Horga.

În acest fel, IEESR se va alătura campaniei internaţionale care este organizată începând cu
anul 1991, în fiecare an, pentru a marca faptul că actele de violenţă reprezintă încălcarea
gravă a drepturilor omului.

’Scopul campaniei este sensibilizarea şi conştientizarea opiniei publice cu privire la fenomenul
violenţei în familie şi în special cel al violenţei asupra femeii, solidarizarea comunităţii cu
acţiunile preventive, precum şi sensibilizarea factorilor de decizie în legătură cu amploarea şi
gravitatea acestei probleme sociale’, a mai arătat Ionela Horga.

Partenerii IEESR în derularea evenimentului sunt Primăria Municipiului Târgu Mureş, Poliţia
Locală Târgu Mureş şi Şcoala Postliceală Dimitrie Cantemir.

AGERPRES
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ioana (2013-06-16 07:15:58)
degeaba daca nu se face o lege sau ceva ca daca bat femeile atunci sa ii bage la inchisoare si cu
suspendare ca atunci nu mai au ei asa chef de batut sa ste cateva zile inchisi si dupaia sa vezi cu le
trece chefu de lovit sa faca o lege ca in Spania acolo numa atata iti tre sa iti bati femeia ca ai incurcato
la noi ii ceva obisnuit deja de parca santem saci de box

1.11.72 Naționalul invitat la Festivalul Dramaturgiei Româneşti
(2012-11-22 14:01)

[1] Conducerea Companiei ’Liviu Rebreanu’ a Teatrului Naţional Târgu Mureş a anunţat, joi,
că spectacolul ’Efectul Genovese’ de Alina Nelega, în regia lui Gavril Cadriu, a fost invitat la
Festivalul European al Spectacolului Timişoara - Festivalul Dramaturgiei Româneşti, care va
avea loc în luna mai a anului viitor.

’Efectul Genovese este povestea zilelor noastre, spectacolul cheamă la regândirea valorilor
pe care ne clădim viaţa, a răspunderii faţă de ceilalţi, de trecutul şi prezentul românesc. Cu
participarea extraordinară a Cătălinei Mustaţă şi lansând într-un rol important o talentată
tânără actriţă, Diana Avrămuţ, cu susţinerea experimentată a actorului Niki Cristache şi
în colaborare cu studenţii facultăţii de teatru din Târgu-Mureş, Efectul Genovese este un
spectacol delicat, dar plin de forţă, în regia lui Gavril Cadariu, scenografia lui Bartha Jozsef şi
în spaţiul sonor creat de muzicianul american de origine română, Lucian Ban’, se arată într-un
comunicat de presă al Teatrului Naţional din Târgu Mureş.
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Din distribuţia spectacolului, alături de Cătălina Mustaţă, Nicolae Cristache şi Diana Avrămuţ
mai fac parte Sergiu Marocico, Luchian Pantea, Tiberiu Vasiniuc, Andrei Chiran, Raisa Ane şi
Ioana Decianu.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/tntgm.jpg

1.11.73 FCM are ocazia să se apropie la 1 punct de lider (2012-11-23 12:23)

[1] FCM Tîrgu-Mureș mai are de disputat 2 jocuri în acest tur de campionat. Primul dintre
ele este programat sâmbătă, 24 noiembrie, de la ora 13.30, la Brașov, în compania liderului
Corona (meci transmis de Digisport 1). În ultimul joc din tur, echipa pregătită de Daniel Isăilă
o va întâlni pe FC Olt Slatina. Jocul se va disputa vineri, 30 noiembrie, de la ora 13.00, pe
stadionul Trans-Sil (live pe Dolce Sport).

Mâine, de la ora 13.30, FC Municipal va disputa poate cel mai important meci al turului de
campionat, în deplasare, cu liderul Corona Brașov. Înaintea acestei partide, cele două formații
sunt despărțite de 7 puncte, brașovenii având însă un meci în plus.

În cele 11 partide disputate, Corona Brașov a înregistrat 7 victorii, 3 rezultate de egalitate și o
singură înfrângere. Pe teren propriu, în 5 partide, Corona are 3 victorii, 1 egal și o înfrângere,
venită chiar în ultima partidă disputată acasă, în fața celor de la CSM Rm.Vâlcea.

O victorie a formației pregătite de Daniel Isăilă ar apropia FCM de prima poziție, distanța
față de Corona Brașov putând să se reducă la un singur punct la finalul turului, brașovenii
neevoluând în ultima etapă.

Sursa: FCM Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/img_495.jpg

1.11.74 „Mi-ar plăcea ca UDMR să fie la guvernare” (2012-11-23 12:26)

[1] Senatorul Gyorgy Frunda, candidat pentru un nou mandat în Colegiul nr. 1 Târgu
Mureş, a declarat presei, vineri, că apreciază afirmaţiile copreşedintelui USL, Crin Antonescu,
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referitoare la deschiderea Uniunii Social Liberale faţă de UDMR şi că i-ar plăcea ca organizaţia
din care face parte să fie la guvernare.

’Partea pozitivă, mă bucură declaraţia domnului preşedinte Crin Antonescu care se arată
deschis la o colaborare cu UDMR. Mai mult, dacă am înţeles eu bine declaraţia lui, chiar dacă
vor avea majoritate şi vor forma guvern fără UDMR sunt deschişi la o colaborare parlamentară,
discuţie cu UDMR. Acest lucru este normal şi încurajator. Despre intrarea noastră la guvernare,
vom discuta după alegeri. Teoretic, mie personal, mi-ar plăcea ca UDMR-ul să fie la guvernare.
Am spus-o acum câteva luni şi o repet, dacă aş prinde peştişorul de aur, mi-ar plăcea ca USL
să aibă 48-49 % şi să aibă nevoie de noi. Ar avea de câştigat şi ei, am avea de câştigat şi noi
şi ar avea de câştigat cetăţeanul român’, a susţinut candidatul UDMR.

Frunda a spus, în privinţa afirmaţiei lui Crin Antonescu cum că poziţia USL referitoare la arti-
colul 1 din Constituţie şi la caracterul naţional şi unitar al statului român este ”ireconciliabilă”
cu cea a UDMR, că în politică totul este negociabil şi că nu se poate exclude nimic din start.

’În ceea ce priveşte condiţii atunci când te aşezi la o masă, nu poţi să spui că nu discuţi
despre un anumit lucru. Discuţi despre absolut orice. În urma discuţiilor, ce hotărâre iei, e
altă treabă. Iar vă spun, în ceea ce priveşte statul naţional, argumentaţia mea este aceeaşi:
această sintagmă, această definiţie este emoţională, fără efecte politice sau juridice în actul
fundamental al României. Vom discuta tot: de exemplu eu vreau o republică parlamentară.
Dl. Ponta şi Antonescu au spus că ei vor în continuare republică semiprezidenţială. După
părerea mea greşesc: o republică parlamentară ar fi mult în beneficiul cetăţeanului, ar uşura
mult raporturile dintre guvern şi parlament, ar da o mai mare putere parlamentului, care este
purtătorul suveranităţii populare, şi nu am avea circurile pe care le-am avut de 22 de ani, cu
intensităţii mai mari sau mai mici’, a subliniat Gyorgy Frunda.

AGERPRES
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1.11.75 Angajați SRI judecați pentru lovituri cauzatoare de moarte
(2012-11-24 15:54)

[1] In urmă cu un an, trei foști angajați ai SRI Timiș și un superior al acestora sunt judecați
pentru lovituri cauzatoare de moarte și purtare abuzivă, de Tribunalul Militar Timișoara, după
ce superiorul le-ar fi ordonat celor trei să bată trei persoane care voiau să fure fier vechi din
curtea instituției, una dintre acestea decedând în urma bătăii primite. Dosarul va fi judecat
la Tribunalul Militar Timișoara, primul termen fiind stabilit pentru 29 noiembrie. Dosarul a
fost instrumentat de Parchetul Tribunalului Timișoara, apoi a fost preluat de Parchetul de pe
lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, fiind instrumentat din nou, de această dată de Secția
Parchetelor Militare. Aceasta instituție a decis retrimiterea dosarului la Timișoara pentru a fi
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judecat la Tribunalul Militar.

Legat de acest incident, SRI a emis urmatorul comunicat de presa:

Cu referire la cazul unor foşti angajaţi ai Serviciului Român de Informaţii trimişi în
judecată de către Parchetul Militar pentru fapte legate de exercitarea defectuoasă
a atribuţiilor de serviciu, aducem la cunoştinţa opiniei publice următoarele: În data
de 27.10.2011, persoane neautorizate au intrat prin efracție într-un obiectiv, supus
unor norme si restrictii de acces, al Serviciului Român de Informaţii din Timișoara,
fiind surprinși în curtea imobilului de către personalul însărcinat cu paza şi protecţia
obiectivului, în timp ce încercau să sustragă materiale.

În acest context, foste cadre ale Serviciului, trei soldați gradați voluntari și un ofițer,
au acţionat, în mod disproporţionat, asupra persoanelor depistate în interiorul
obiectivului militar, cu depăşirea nejustificată a limitelor de reacţie prevăzute de
normele interne ce reglementează astfel de situaţii, în contradicţie flagrantă cu
conduita stabilită de legile şi regulamentele militare şi de valorile Serviciului Român
de Informaţii.

Faţă de situaţia descrisă, conducerea Serviciului Român de Informaţii a acţionat cu
promptitudine, în spiritul şi litera legii, dispunând cu celeritate, conform procedurilor
interne, constituirea unei comisii speciale de verificare cu privire la eveniment.
Rezultatele investigaţiilor complexe realizate au avut o contribuţie semnificativă în
cadrul urmăririi penale instrumentate de procurorul militar însărcinat cu soluționarea
cauzei, cu care s-a cooperat strâns pe tot parcursul anchetei. În paralel, au fost dis-
puse o serie de măsuri legale, conform regulamentelor interne pentru sancţionarea
drastică a celor implicaţi şi de natură să evite pe viitor astfel de incidente la nivelul
întregului Serviciu.

Pentru a nu interfera cu procedurile judiciare aflate în desfăşurare şi a nu afecta în
nici un fel bunul mers al justiţiei, pe tot parcursul investigaţiei şi judecării cauzei,
instituţia noastră a respectat şi va respecta, conform legii, restricţiile referitoare
la comunicarea de date din dosarul penal care are ca obiect acest eveniment cu
caracter de unicitate la nivelul Serviciului.

Serviciul Român de Informaţii îşi exprimă regretul faţă de situaţia creată şi îşi
reafirmă intransigenţa faţă de orice abuz şi nerespectare a legilor şi regulamentelor,
a normelor de deontologie profesională de către propriii angajaţi, considerând o
prioritate majoră menţinerea stării de legalitate a activităţilor realizate la nivelul
instituţiei.

SRI reiterează că va continua să îşi îndeplinească necondiţionat misiunile fundamen-
tale ce ţin de protejarea valorilor democratice, asigurarea respectării drepturilor şi
libertăţilor cetăţenilor, apărarea statului de drept, cu respectarea strictă a legalităţii
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în toate activităţile desfăşurate de angajaţii instituţiei.

Sursa: [2]Promptmedia.ro

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/1156821_34132110.jpg
2. http://promptmedia.ro/stiri/48221-bucuresti-regrete

1.11.76 Prietenii vinului (2012-11-25 21:32)

[1] Un obicei care se perpetuează de sute de ani a fost continuat şi la Tîrnăveni. Este vorba
despre un ceremonial desfășurat cu ocazia Zilei Sfântului Martin „Sfinţirea vinului”, producţia
2012, a fost realizată de un cunoscut producător local şi degustător de vinuri autorizat, Seprôdi
József. „Prietenii vinului de pe Târnave” - cum s-au autointitulat participanţii la ceremonial -
organizează aceste întâlniri de 7 ani în localităţile din care provin fiecare: Odorheiul Secuiesc,
Gheorgheni, Corund, Lăzarea, Tîrnăveni şi Tîrgu-Mureş.

Obiceiul a fost menţinut îndeosebi în oraşele care aveau în denumire numele Sfântului Martin,

iar deoarece în limba maghiară municipiului Tîrnăveni este tradus Dicsôszentmárton, în acest

an sărbătoarea s-am mutat pe Târnava Mică.

Ceremonialul

La Târnăveni, evenimentul a fost marcat printr-un ceremonial religios urmat de o masă festivă
la care s-a gătit ficat şi friptură de gâscă de casă. Cu acest prilej au fost degustate peste 10
tipuri de vin, iar atmosfera a fost întreţinută de lăutarii din Ceuaş.
În vechea liturghie galică, ziua Sf. Martin era ultima sărbătoare înainte de a se întra în Pos-
tul Crăciunului, corespondentul sărbătorii „Lăsata Secului” sau „Dulcele Toamnei” la ortodocși.

Ziua Sfântului Martin este sărbătoarea lui Martin de Tours, fixată în calendarul catolic și
protestant pe data de 11 noiembrie.
„În Europa Centrală acest obicei are forme diferite, dar în principal constă într-o procesiune
cu cântece despre Sf. Martin și o masă festivă, înaintea postului Crăciunului. Acest obicei
provine din lumea antică, din Imperiul Bizantin, în care creștinii sărbătoreau Ziua Sfântului
Martin ca pe ultima mare sărbătoare de dinaintea postului de 40 de zile al Crăciunului”, a
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declarat Seprôdi József, organizatorul local al evenimentului.

Sfântul Martin a murit în ziua de 8 noiembrie 397, iar înmormântarea sa a avut loc la 11
noiembrie în Tours - Franţa ocazie cu care s-a adunat o mare mulțime de oameni. De atunci,
în data de 11 noiembrie se sărbătorește Ziua Sfântului Martin.

Martin este primul sfânt care nu a murit moarte de martir, dar care, cu toate acestea, a fost
venerat de popor. Numele său a devenit unul din prenumele cele mai răspândite în Europa
Occidentală. Obiceiul ca în această zi să se mănânce carne de gâscă se crede că a pornit de
la curţile nobililor francezi. Ţăranii nu-şi puteau permite acest lux, aşa că mâncau de regulă
carne de raţă sau găină.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSCN0460.jpg

1.11.77 Săptămână plină: Biblioteca servește cultura (2012-11-25 21:37)

[1] În această săptămână, la Reghin, se va desfășura cea de-a 33-a ediție a Zilelor

Bibliotecii, eveniment organizat de Primăria municipiului Reghin, în colaborare cu Biblioteca

municipală „Petru Maior". Astfel, în perioada 27 – 29 noiembrie, vor avea loc spectacole,

lansări de carte, vernisaje, întâlniri cu scriitori și proiecții de filme.

Inaugurare

Zilele Bibliotecii vor debuta marți, la ora 16, cu deschiderea oficială a Centrului Cultural

de Informare și a noilor sedii ale Secției pentru copii și a Serviciului Biblionet ale Bibliotecii

municipale „Petru Maior" , care vor funcționa în incinta Casei de Cultură a Tineretului „George

Enescu”. La eveniment vor participa oficialități locale alături de directorul Direcției Județene

pentru Cultură și Patrimoniu Național Mureș, Nicolae Băciuț, precum și de directoarea Bib-

liotecii Județene Mureș, Monica Avram.

Festivitatea de inaugurare va fi continuată cu vernisajul de pictură modernă a artistului plastic
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Marcel Naste, invitați speciali fiind Vasile Mureșan și Ilarie Opriș.

Seara se va încheia cu un concert extraordinar susținut de Corul Filarmonicii Transilvania din

Cluj care va fi urmat de o prezentare de carte și întâlnirea cu scriitorii Lazăr Lădariu, Mariana

Cristescu și Nicolae Băciuț.

Întâlnire cu scriitorul Cristian Călugăru

Miercuri vor fi prezentate utilizatorilor de limbă maghiară - prezentare care va fi urmată de o
proiecție de film în limbă maghiară - noul Centru Cultural de Informare, Secția pentru copii a
bibliotecii și a Serviciului Biblionet. În aceeași seară, fostul Club al Tineretului va găzdui, de
la ora 18, o întâlnire cu scriitorul Cristian Călugăru, traducătorul romanului de mare succes
ANASTASIA, de Vladimir Megre.
Zilele Bibliotecii din acest an se vor încheia cu o lecție de Istorie a României la care vor
participa elevii ciclului primar de la Grupul Școlar „Petru Maior", Tema activității va face
referire la ziua de 1 Decembrie 1918.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/imaReghin.jpg

1.11.78 O „Panseluţă” în circuitul electoral (2012-11-25 21:41)

[1] Pentru alegerile parlamentare care au loc la 9 decembrie, cei 17.742 de locuitori ai
oraşului Luduş care au drept de vot sunt arondaţi la 11 secţii de votare numerotate de la 163
la 173. Faţă de alegerile locale din vara acestui an, singura modificare este apariţia străzii
Panseluţelor în circuitul electoral. Dar, iată, delimitarea secţiilor de votare.

Secţia de votare nr. 163 de la Casa de Cultură va primi locuitorii din străzile Zăvoiului, Viitorului
şi Pieţei. La Şcoala Generală „Ioan Vlăduţiu” sunt organizate două secţii de votare: nr. 164
(în sala de protocol) pentru străzile Independenţei, Aleea Parcului, Brânduşei, B-dul 1 Dec.
1918 şi Uzinei de Apă; şi nr. 165 (în sediu) pentru străzile Viorelelor, Salcâmilor, Dobrogea,
Ciocârliei, Lalelelor, Liliacului, Răsăritului, Castanilor, Nouă, Rozelor, Grădinilor, Mioriţei, Pa-
jiştei, Brusturului, Zorilor, Crinului, Panseluţelor. La Grupul Şcolar Industrial vor vota cetăţenii
din străzile Policlinicii, Ghioceilor, Lăcrămioarei, Bradului, Ioan Vlăduţiu. La Grădiniţa „Căsuţa
fermecată” sunt arondate străzile Garofiţei, Rândunelelor, Aţintişului, Pietrei; la Grădiniţa din
str. Crinului vor merge alegătorii din str. Libertăţii, 1 Mai, Recoltei, Trandafirilor, Topitoriei,
Fabricii, N. Grigorescu, I.Th. Olteanu, Gării, Feroviarilor, Şepşi Lájos, Magnolia, iar la Grădiniţa
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din str. Vânătorilor vor vota cetăţenii din străzile: Vânătorilor, Piaţa Unirii, Plopilor, Crângului,
Mureşului, Gh. Bariţiu, Lămâiţei, Cinema, Amurgului, Dealului, Bujorilor, Grecilor, Mică, De
Sus, A. Iancu, Bisericii, Florilor, Oarba, Cioarga.

La Şcoala Generală nr. 1 sunt organizate două secţii de votare, nr. 170 pentru străzile
Republicii, Tineretului, Tâmplarilor, Primăverii, 8 Martie, Sub Pădure, Turzii şi nr. 171 pentru
străzile M. Eminescu, Izvorului, Câmpului, Morii, Traian, Dorului, Viilor, Frăgarilor, A. Vlaicu,
Mărăşeşti.

Locuitorii din cartierele Gheja şi Roşiori votează la Căminele Culturale respective.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSC00535.jpg

1.11.79 Primiți cu colindul?! (2012-11-25 21:43)

[1] În perioada 1-2 decembrie se va desfășura la Sighișoara a V-a ediție a Festivalului
Naţional de Folclor „Datini” care îşi propune să contribuie la descoperirea, promovarea şi
păstrarea celor mai valoroase obiceiuri şi colinde.

Festivalul Naţional de Folclor „Datini” se va desfăşura sub formă de concurs la care participă
formaţii din toată ţara.
În prima zi vor evolua pe scena festivalului câştigătorii trofeelor ediţiilor anterioare şi artişti
consacraţi, iar în cea de-a doua zi va avea loc concursul propriu-zis. Şi pentru ediţia din acest
an Asociaţia „L.C.S.- Speranţa” a solicitat şi obţinut sprijinul financiar al Consiliului Local pentru
cheltuieli de organizare – 28.000 de lei – respectiv punerea la dispoziţie a Sălii de spectacole
„Mihai Eminescu”, contravaloarea chiriei aferente celor două zile fiind de 4.400 de lei.

Întrucât în prima zi de festival se sărbătoreşte Ziua Naţională a României, când în mod
tradiţional municipalitatea organizează manifestări folclorice în Sala „Mihai Eminescu”, eveni-
mentul va marca și această sărbătoare, repertoriul participanţilor fiind adaptat corespunzător.

Programul festivalului:

Sâmbătă, 1 decembrie 2012, ora 16,00:
Grupul vocal reunit al Ansamblurilor „Ţara cântecelor mele” din Daneş şi Seleuş şi „Târnava”
din Vânători
Ansamblul folcloric „Mugurelul” din Cisnădie
Grupul vocal „Nadeşul dintre Târnave” din Nadeş
Grupul vocal „Flori de nalbă” din Daneş
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Grupul vocal „Doina” din Albeşti
Grupul vocal „Coconiţa” din Bratei
Grupul vocal bărbătesc „Stejarul” din Daneş
Grupul vocal „Păpălura” din Dumbrăveni
Ansamblul folcloric „Românaşul” din Albeşti
(Suită de dansuri de pe Târnave)
Microrecital al interpreţilor de pe Târnave:
Ştefania Parlea, Natalita Vataman, Angela Musca, Eugenia Cimborovici Teodoranu, Nicu Pintea
Recital Jeni Barbu - cunoscută interpretă şi realizatoare de emisiuni de televiziune
Recital Maria Butilă, cunoscută interpretă şi realizatoare de emisiuni de radio şi televiziune.

Duminică, 2 decembrie 2012, ora 16,00:
Deschidere: Orchestra „Hora” din Reghin
Concurs de interpretare - cu acompaniamentul orchestral susţinut de orchestra „Hora” din
Reghin, dirijor Conţiu Ioan
Microrecital al interpreţilor: Costel Popa, Cătălin Badea, Liviu Dascăl, Emilia Munteanu, Lorena
Filipescu
Microrecital al interpretului Mircea Marcoş
Grupul vocal folcloric „Târnava Mare” din localitatea Ţopa
Vlad Bucur - moment instrumental (vioară) cu acompaniamentul orchestrei „Hora” din Reghin,
dirijor Conţiu Ioan
Ansamblul „Plaiuri ardelene” Sighişoara
Microrecital al interpretului Mircea Marcoş
Microrecital al interpretei Doina Pintea
Nicu Poşta şi Grupul vocal „Târnavele”
Recital al îndrăgitei interprete Valeria Arnăutu din Banat

Asociaţia „L.C.S.- Speranţa” a iniţiat în anul 2007 o manifestare culturală care are ca scop
principal cultivarea interesului pentru folclorul autentic în rândul tinerei generaţii, cultivarea
dragostei pentru portul popular, dansul popular şi tradiţiile populare româneşti precum şi
implicarea directă a copiilor şi tinerilor în desfăşurarea de manifestări culturale în Transilvania.
Acest festival de folclor, considerat a fi unul dintre evenimentele de referinţă în Transilvania,
îşi propune să stimuleze tinerii care promovează folclorul românesc, datinile şi obiceiurile
populare româneşti. Pe scena festivalului au păşit de-a lungul celor 5 ani peste 1.000 de
interpreţi de muzică populară şi membri ai ansamblurilor folclorice.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/0.jpg

1.11.80 Tichetele „Rabla”, valabile încă o lună (2012-11-25 21:50)

[1] Termenul de utilizare a tichetelor valorice din Programul „Rabla’ a fost prelungit cu
aproape o lună faţă de data stabilită iniţial, până pe 10 decembrie 2012, în timp ce ultima
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cerere de decontare se poate depune până cel târziu la data de 13 decembrie.

Neutilizarea voucherelor până cel târziu în data de 10 decembrie a.c., conduce la pierderea
dreptului de utilizare a acestora pentru prima de casare. O altă derogare de la vechile dispoziţii
se referă la cererile de decontare care pot fi depuse până pe 13 decembrie 2012, iar procedura
de decontare efectivă se va face până cel târziu pe 24 decembrie a.c.

În cazul în care achiziţionarea autovehiculului nou nu se realizează din culpa exclusivă a
producătorului validat, acesta are obligaţia de a oferi proprietarului înscris, în maximum 90
de zile de la data de 31 decembrie 2012, posibilitatea că cumpere un autovehicul nou, din
al cărui preţ se va scădea contravaloarea tichetului/tichetelor, se precizează în Ordinul citat.
AFM - Administraţia Fondului pentru Mediu - a alocat pentru Programul Rabla 2012, în două
etape, 171 de milioane de lei, sumă care permite scoaterea din uz a 45.000 de autovehicule
mai vechi de 10 ani.

În prima etapă a programului, care a început în data de 3 aprilie 2012, au fost alocate 114
milioane de lei pentru casarea a 30.000 de autovehicule, iar în etapa a II-a, demarată pe 8
august 2012, au fost alocate alte 57 milioane de lei pentru casarea a încă 15.000 de maşini.

Din cele 45.000 de tichete aferente acestui program tipărite de AFM şi repartizate colectorilor
/REMAT-uri/, 43.350 au fost alocate persoanelor fizice, iar 1.650 persoanelor juridice. Conform
Ghidului de finanţare, repartizarea tichetelor s-a făcut pe judeţe, în funcţie de numărul de
locuitori. De asemenea, la nivelul fiecărui judeţ, tichetele au fost repartizate în mod egal între
colectori. Ultimele 15.000 de tichete, alocate în etapa secundă a Programului Rabla au fost
destinate numai persoanelor fizice.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/rabla.jpg

1.11.81 La mulți ani tuturor mureșenilor! (2012-11-25 21:53)

[1] Sâmbătă, 1 decembrie, românii de pretutindeni serbează Ziua națională a României.
Cu această ocazie mureșenii sunt invitați cu începere de la ora 18:00 la spectacolul „Inimi de
români”. Evenimentul se va desfăşura în centrul municipiului, iar pe scena amenajată în Piaţa
Victoriei îşi vor da concursul: Ciprian Istrate, Leontina Pop, Nicolae Furdui Iancu, Ovidiu Olari,
Sergiu Cipariu, Ioan Bocşa.

Totodată vor evolua Ansamblurile folclorice „Prichindelul”, „Şireagul” şi „Şireagul 40”. Actorul
Nicu Mihoc va prezenta evenimentul, iar de la ora 20:00 va avea loc un foc de artificii.
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1 Decembrie este Ziua Naţională a României, adoptată prin lege după înlăturarea regimului
comunist. Din punct de vedere istoric, la 1 Decembrie 1918, Adunarea Naţională de la Alba
Iulia, constituită din 1.228 de delegaţi şi sprijinită de peste 100.000 de români veniţi din toate
colţurile Ardealului şi Banatului, a adoptat o Rezoluţie prin care s-a consfinţit unirea tuturor
românilor din Transilvania, întreg Banatul (cuprins între râurile Mureş, Tisa şi Dunăre) şi Ţara
Ungurească (Crişana, Sătmar şi Maramureş) cu România.

Ziua de 1 Decembrie 1918 încununează deci lupta românilor transilvăneni pentru Unitate
Naţională şi marchează momentul creării României Mari, situându-se în continuarea prece-
dentelor acţiuni unioniste ale fraţilor din Basarabia (27 martie 1918) şi Bucovina (15 / 28
noiembrie 1918).

Poporul român a știut atunci sa valorifice admirabil conjunctura internaţională favorabilă
creată în urma primului Război mondial şi a destrămării imperiilor Ţarist şi Austro-Ungar.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/cap-21.jpg

1.11.82 Bani europeni pentru fermieri (2012-11-25 21:56)

[1] Agenția de Plăţi pentru Dezvoltare Rurală şi Pescuit (APDRP) anunţă lansarea în perioada
26 noiembrie 2012 – 18 ianuarie 2013 a celei de-a zecea sesiuni de cereri de proiecte pentru
Măsura 121 şi a celei de-a 12-a sesiuni de cereri de proiecte pentru Măsura 123 din cadrul
PNDR.

Depunerea proiectelor pentru Măsura 121 şi Măsura 123 se va efectua la sediile OJPDRP, în
intervalul orar 9:00 – 14:00. Solicitantul de finanţare trebuie să îndeplinească cerinţele de
conformitate şi eligibilitate menţionate în Ghidul Solicitantului aferent fiecărei Măsuri.
Termenul-limită pentru depunerea proiectelor este data de 18 ianuarie 2013. Procedura de
selecţie va fi afişată la adresele de internet www.apdrp.ro, www.madr.ro şi la sediile CRPDRP
şi OJPDRP.

Fondurile disponibile pentru Măsura 121 „Modernizarea exploataţiilor agricole” sunt de 150
de milioane de euro şi se acordă după cum urmează: 20 de milioane de euro pentru im-
plementarea standardelor pentru lapte crud şi protecţia apelor împotriva poluării cu nitraţi
proveniţi din surse agricole; 10 milioane de euro pentru beneficiarii Măsurii 141 „Sprijinirea
fermelor agricole de semi-subzistenţă” care au semnat decizia de finanţare; 48 de milioane de
euro pentru sectorul vegetal (40 %); 72 de milioane de euro pentru sectorul animal (60 %).

Suma maximă nerambursabilă care poate fi acordată pentru finanţarea unui proiect din cadrul
Măsurii 121 este de 1,6 milioane de euro. Fondurile disponibile pentru Măsura 123 „Creşterea
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valorii adăugate a produselor agricole şi forestiere” sunt de 80 de milioane de euro, defalcate
după cum urmează: 20 de milioane de euro pentru implementarea standardului privind
laptele crud, în conformitate cu Anexa la Decizia 2011/898/UE; 60 de milioane de euro pentru
finanţarea proiectelor care vizează investiţii pentru procesarea şi marketingul produselor
agricole care procesează materii prime incluse în Anexa I la Tratatul de Instituire a CE (cu
excepţia produselor piscicole) şi care obţin produse incluse în Anexa I din sectoarele prioritare.

Suma maximă nerambursabilă care poate fi acordată pentru finanţarea unui proiect din cadrul
Măsurii 123 este de 3 milioane de euro.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/agric.jpg

1.11.83 Performanță națională la lupte libere și karate (2012-11-25 21:59)

[1] Sportivii clubului de karate, versiunea WKC, ai clubului târgumureşean Dragon Do au
cucerit şapte medalii de aur la Cupa României, disputată la Piteşti în perioada 17-18 noiembrie.
La competiţia desfăşurată pe categorii de vârstă şi grade, s-au prezentat la start 503 sportivi
de la 32 de cluburi din ţară, din toate regiunile ţării, Constanţa, Bucureşti, Timişoara sau Arad.

Tîrgu-Mureșul a fost reprezentat cu succes de sportivii clubului Dragon Do, care, cu doar 11

karateka a obţinut 9 medalii dintre care 7 de aur, clasându-se pe locul IV din 32 de cluburi

participante. Performerii clubului condus de Mihai Notar au fost: Ştefan Bunuş, două locuri I la

categoria 7 ani, la kata şi kihon, Rareş Varga, la 7-8 ani, cu aur la kata şi kumite, Darius Sztan,

care a ocupat locul I la kata şi cel secund la kumite la 11-12 ani, Fekete Renata, aur la kata,

15-17 ani, Florina Notar, aur la kata, 18-21 ani şi Kapusi Orsolya, bronz la kumite, 9-10 ani.

Lupte

De asemenea, municipiul nostru s-a remarcat și la lupte libere. Astfel, etapa finală a Cam-
pionatului Naţional pe echipe la lupte libere, Liga Cadeţi (sportivi născuţi în anii 1995-1997),
disputată sâmbătă, 17 noiembrie, în localitatea Lupeni a adus Tîrgu-Mureşului două titluri
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naţionale.

Acestea au fost obţinute la categoria 58 kilograme, prin Moldovan Adalbert, legitimat la Clubul
Sportiv „Mureşul” Târgu-Mureş, antrenori Simon László şi Marton József şi la 76 kilograme,
prin sportivul legitimat la Clubul Sportiv Şcolar Târgu-Mureş, Rareş Popescu, elev al Colegiu-
lui Naţional „Alexandru Papiu Ilarian”, pregătit de antrenorii Gyarmati Ferenc şi Fazakas Csaba.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/lupte.jpg

1.11.84 Consumerismul, la zi (2012-11-25 22:01)

[1] Pe 2 aprilie 1993, Philip Morris, unul din cei mai mari producători de țigări din lume,
anunța o reducere de prețuri de 20 % la țigările Marlboro, pentru a opri competitorii care
înfulecau constant din cota de piață. Rezultatul a fost dezastruos: acțiunile companiei s-au
prăbușit cu un minus de 26 %. În percepția analiștilor financiari, Marlboro a căzut singur de
pe calul său, din rândul unui brand de lux, într-unul de rând. Cauza: reducere cu 20 % a
prețului – efect: prăbușire în percepția consumatorilor. S-a dovedit încă odată că importanța
ambalajului poate de multe ori să fie deasupra calității și chiar a prețului. În literatura de
specialitate, 2 aprilie 1993 a rămas sub denumirea de Marlboro Friday (Vinerea Marlboro).

Revenind la zilele noastre, tocmai am trecut de un eveniment important în vânzări, anume
Black Friday (Vinerea Neagră). Tot de la americani preluată, găselnița e implementată odată
pe an și a prins extraordinar de bine. Deși la origini, cum spuneam, americană 100 %, fiind
ziua care urmează după Thanksgiving (Ziua Recunoștinței) și nu are nicio legătură cu românul
de rând, globalismul ne-a vârât-o pe gât, iar noi am înghițit-o fără s-o mestecăm. Zile întregi
premergătoare în care s-a trâmbițat și răs-trâmbițat ideea, servere blocate pe magazinele
on-line, cozi la magazine, stocuri epuizate și tradiționalele bătăi pe produse.

Potrivit studiilor realizate în România 4,1 milioane de conaționali au auzit de acest concept, iar
dintre aceștia 60 % declarau că vor face cumpărături de Black Friday. Într-adevăr au fost și
reduceri substanțiale, însă pe site-ul de pe care îmi cumpăr eu de obicei cărți, mi-am comandat
vineri două volume și zău dacă am plătit mai puțin ca de obicei, în ciuda fluturatelor reduceri
care mă ademeneau. Într-un interviu la RFI, jurnalistul economic Lucian Pop atrăgea atenția
asupra reducerilor, spunând că de regulă ele se aplică mai ales la produsele de slabă calitate.
Deși Black Friday și la noi și la americani este o zi extrem de importantă pentru orice vânzător
de orice fel de produs sau serviciu, ziua se întâmplă DOAR o dată pe an, pentru a ademeni
cumpărătorul, producând astfel, la marje mai mici de profituri (doar la unele produse), același
rezultat financiar datorită rulajului mai mare de marfă.
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Marlboro a greșit, iar lecția a fost învățată de toate marile companii, iar acum se predă la
cursuri de marketing. Încercați să învățați și dumneavoastră, consumatorul, câte ceva.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/catalin.jpg

1.11.85 Azomureș la cota 50 (2012-11-25 22:04)

[1] Pe data de 15 noiembrie 1962, Gheorghe Gheorghiu Dej a semnat decretul de înființare
a Combinatului de Îngrășăminte Azotoase Tîrgu-Mureș, care mai târziu a primit denumirea
Azomureș. În luna decembrie a aceluiași an s-au făcut primele angajări: omul responsabil de
resurse umane și apoi imediat directorul noii unități.

Între timp Azomureș a adunat 50 de funcționare, în care a trecut din proprietatea statului

în cea privată, ultima schimbare având loc în primăvara acestui an, când a fost achiziționat

de concernul elvețian Ameropa. După o evaluare la sânge, care a culminat în august cu

închiderea fabricii pentru o inspecție tehnică și efectuarea unor investiții de retehnologizare,

noua conducere a venit în fața presei pentru a prezenta și…

…Strategia de dezvoltare pe următorii ani.

La conferință au venit directorul general Azomureș Mihai Aniței, directorul de resurse umane
Mihaela Gălățeanu și directorul tehnic adjunct Aurel Botezan. Despre strategia de dezvoltare,
Aniței spunea că Azomureș se va reorienta către piața românească, după ani buni în care
majoritatea producției era direcționată spre exporturi. Primul pas deja a fost făcut, întrucât
prețurile îngrășămintelor chimice nu a mai fost majorat din luna aprilie. „În următorii trei
ani vrem ca mare parte din producție să se vândă în România(…) Teoretic n-ar trebui să
avem probleme de vânzări. Din aprilie n-am mai crescut prețurile tocmai pentru a încuraja
agricultura românească”, spunea directorul Mihai Aniței.

La prima vedere, pentru combinat n-ar fi cea mai indicată strategie, având în vedere că

prețurile la export sunt cu aproximativ 15 % mai mari. Totuși, marele avantaj pe piața

românească este potențialul extrem de ridicat. Din cele aproximativ 9 milioane de hectare
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de teren agricol, doar 5 sunt cultivate relativ intens. Chiar și pe aceste 5 milioane, consumul

de îngrășăminte chimice este la 30 % față de media din Uniunea Europeană. Asta înseamnă

că dacă doar pe cele 5 milioane de hectare s-ar crește utilizarea îngrășămintelor la 100 %

din media europeană, piața producției și distribuției de îngrășăminte chimice din România

s-ar tripla. În această ecuație Azomureș deocamdată se integrează cu 30 % din producție.

Deși doar această treime este livrată pe piața românească, noua conducere a combinatului

intenționează ca în câțiva ani să inverseze procentul, astfel ca 60-70 % din producție să fie

livrată pe piața românească și doar restul de aproximativ o treime să ia calea exportului.

O fabrică nouă

Noua conducere Azomureș vrea să nu piardă startul în această competiție, așadar n-a mai
crescut prețurile, va investi pentru a putea scoate pe piață produse noi, pentru a crește
capacitatea de producție și va retehnologiza actualele instalații pentru a îndeplini toate
normele de mediu. Toate acestea se traduc în investiții de aproximativ 200 de milioane de
euro. Concret, se va investi într-o fabrică nouă de amoniac, o fabrică nouă de uree, urmând
apoi instalațiile de azot și NPK. În planurile companiei, asta înseamnă că în aproximativ 5 ani
Azomureș va fi o fabrică ce va ajunge complet nouă și retehnologizată.

Legat de noile produse, directorul Mihai Aniței spunea că potențial există și la acest capitol.

În vest se practică tot mai mult producția de îngrășăminte specifice doar anumitor culturi.

Câteva exemple date au fost îngrășămintele pentru terenuri de golf sau cele pentru culturile

de viță de vie. Secretul este acela de a reuși integrarea unor microelemente în produsele

combinatului, pentru ca acestea să aibă o valoare nutrițională crescută pentru anumite tipuri

de culturi.

Resursa umană

Pe lângă investițiile de ordinul sutelor de milioane de euro, o altă provocare pentru combinat

este înnoirea resursei umane. În acest moment, Azomureș are aproximativ 2.850 de angajați

și funcționează cu o medie anuală de 2.600 de angajați. Dintre aceștia majoritatea sunt către
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finalul carierei, media de vârstă fiind astfel destul de înaintată. De pildă, din cei 2.850 de

angajați, 200 sunt pensionari reangajați. La Azo asta înseamnă o nevoie destul de acută

de a face un transfer de competențe către angajați tineri. Provocarea constă în găsirea

acestor tineri care să aibă o bază pentru a putea lucra în combinat. Prin urmare, conducerea

combinatului caută mai multe soluții pe bază de parteneriate pentru a forma noii angajați.

Deja au avut loc discuții cu conducerea E.ON pentru a susține un liceu sau școală profesională

privată. A doua direcție este parteneriatul cu Inspectoratul Școlar pentru ca să se propună

clase noi, la care să fie schimbată programa, Azomureș urmând să asigure practica acestor

elevi, manualele din care să învețe, iar la absolvirea școlii să recruteze din rândul acestor

absolvenți. În fine, a treia direcție ar fi organizarea de cursuri și trening-uri pentru calificarea

la locul de muncă.

Răspundere corporatistă

În fine, ultima componentă a planurilor pe viitor ține de răspunderea socială corporatistă (CSR).

Aici Mihai Aniței spunea că Azomureș nu are planuri de a investi prea mult în afara orașului,

ci din contră, aproape integral bugetul CSR va fi orientat spre Tîrgu-Mureș. Deja Azomureș

are parteneriate cu BC Mureș (unde este sponsorul principal), cu SMURD și Universitatea de

Medicină și Farmacie. La acestea se vor adăuga programele de formare profesională pentru

tineri și recrutările de noi angajați din rândul acestora în mai multe domenii.

Istoric

Combinatul s-a dezvoltat în mai multe etape. După înființare în 1962, în 1966 începe efectiv
producția de îngrășăminte chimice cu o instalație de amoniac, una de acid azotic și una de
azotat de amoniu prill. În 1968 începe să funcționeze și a doua instalație de amoniac, o fabrică
nouă de acid azotic și se extinde instalația de azotat de amoniu. Tot în această etapă, dar
abia în 1972, pornește și instalația de argon și cea de apă demineralizată. În etapa a treia,
în 1974 se pune în funcțiune o instalație de 900 t/zi de amoniac, o instalație de acid azotic,
o instalație de azotat de amoniu prill, o instalație de uree, o nouă centrală electrotermică, o
nouă instalație de apă demineralizată și un depozit de amoniac lichid de 15.000 de tone. Un
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an mai târziu pornea instalația de îngrășăminte NPK. În etapa a patra, în 1979 pornește a doua
instalație de amoniac Kellogg și a patra instalație de acid azotic. În etapa a cincea, ultima de
altfel, în 1981, pornește uzina foto și o instalație de producere a melaminei. În prezent o parte
din acele instalații nu mai sunt folosite, funcționând doar Amoniac 3, Amoniac 4, Acid azotic 2,
3 si 4, Uree, Melamină, NPK, CET I și II, Azotat I, II și III. De-a lungul timpului combinatul a fost
în proprietatea Statului, la începutul anilor ’90 a trecut prin restructurări, pentru ca la finalul
anilor ’90 să fie privatizat.

În 2012 a fost ultima schimbare de proprietar, Azo intrând în portofoliul Ameropa, unul din cei
mai mari traderi de cereale și îngrășăminte chimice.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/azomures.png

1.11.86 Trauma copiilor din casele de tip familial (2012-11-25 22:11)

Sute de suflețele sunt abandonate anual în județul Mureș în spitale - și nu numai acolo - de
mame cu alte priorități. Oficial, aproximativ 1.000 de copii își caută adăpostul în casele de tip
familial, unde li se asigură masa, educația, igiena…și chiar mai mult. Față de vechile centre de
plasament, unde erau adunați cu sutele, noile inovații de îngrijire par a fi o soluție mai bună.
Dar problemele nu au dispărut! Abuzurile, violurile, bătăile fac încă parte din imaginea care a
conturat de-a lungul timpului existența acestor copii. Totuși, peste toate (oricât de bune ar fi
soluțiile adăpostirii acestor copii) rămâne TRAUMA. Copiii abandonaţi de părinţi resimt, pentru
tot restul vieţii, trauma abandonului. Iar cei care îi îngrijesc ulterior fac o muncă extrem de
dificilă …

Este cunoscut faptul că după Revoluţie viaţa copiilor din internatele româneşti, desfăşurată

în condiţii mizere şi adeseori supusă unor abuzuri fizice (bătăi) sau sexuale, a contribuit la

înrăutăţirea imaginii României pe plan extern. Între timp, s-au luat măsuri de îmbunătăţire

a vieţii orfanilor. Orfelinatele au fost desfiinţate şi s-a încercat integrarea tinerilor în medii

familiale cât mai apropiate de cele normale. Care este situaţia actuală a tinerilor orfani sau

abandonaţi mureşeni, aflaţi din rândurile care urmează.

De la orfelinate la case
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Astăzi, copiii orfani sau abandonaţi nu mai trăiesc cu sutele în vechile orfelinate, unde
individualitatea lor era înmormântată împreună cu şansele lor puţine de integrare în societate.
Acum, aceşti copii trăiesc în case de tip familial care au rolul de a le oferi modelul vieţii în
familie, alături de părinţii sociali, învăţarea şi deprinderea unui program de viaţă ordonat şi
bine structurat - somn, servirea mesei, joc etc. „Denumirea de orfelinat nu se mai foloseşte
începând cu anul 2000. Orfelinatele erau fostele centre de plasament. În prezent, în judeţul
Mureş nu mai există centre de plasament. Ultimul mare centru s-a desfiinţat anul trecut –
centrul de plasament de la Zau de Câmpie. Acest centru a fost închis ca urmare a finalizării
strategiei naţionale privind reforma protecţiei copilului. S-a urmărit ca şi climatul familiar,
care era o necesitate pentru aceşti copii, să fie unul de casă de tip familial, casă cu efectiv
restrâns de copii şi nu în acele centre mamut care găzduiau până la 300 de copii.

Procesul de reformă a început în 2004, s-a închis prima dată Centrul de plasament Numărul

2 de pe strada Mihai Eminescu, apoi Centrul de plasament 3, de pe strada Lenin, Centrul de

Plasament 1 de pe strada Trebely, Centrul de plasament Luduş şi cel de la Zau. La care se

adaugă şi cel de la Miercurea Nirajului. Ele au fost înlocuite cu o reţea judeţeană de case de

tip familial – 36 de case coordonate de instituţia noastră, care fac parte din sistemul public de

protecţie”, a precizat Doru Constantin, purtătorul de cuvânt al Direcţiei Generală de Asistenţă

Socială şi Protecţia Copilului Mureş (DGASPCM).

Implicarea ONG-urilor

„Ca şi alternativă la sistemul public mai există şi un număr de 15 case de tip familial coordonate
de ONG-uri, deci cu management privat.
În sistemul public avem un total de 462 de copii, aflaţi în plasament la case de tip familial, la
care se adaugă un număr de 244 copii aflaţi în plasament la casele de tip familial coordonate
de ONG-uri. Dar hotărârile de plasament sunt emise tot de către noi. Ei le oferă doar protecţie
şi creştere.

[1] Mai avem un număr de 456 de copii tot în plasament, dar în sistem familial la asistenţi

maternali. Deosebirea este că aceşti asistenţi maternali sunt angajaţii Direcţiei, dar ei cresc

copiii în casele lor, proprietate privată.

Casele de tip familial îşi desfăşoară activitatea în locaţia direcţiei, nu acasă. Maximul de copii

per casă este 12”, a completat Doru Constantin.
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Violenţă rară, dispariţii dese

Conform declaraţiilor purtătorului de cuvânt al DGASPCM, sunt rare cazurile de abuz asupra
copiilor în cadrul caselor de tip familial, însă adeseori copiii fug de acasă, pentru o perioadă
relativ scurtă: „Maltrataţi nu sunt. Cazuri de abuz sexual nu au fost. Am avut un incident
violent: maltratarea unui copil de către tatăl social. Bineînţeles că ne-am autosesizat şi i-am
desfăcut contractul de muncă şi a fost luat de poliţie pentru anchetă de răspundere penală.
În prezent, procesul este pe rol. Concret, i s-au aplicat copilului 3-4 lovituri cu palma. Dar
maltratări care să pună în pericol integritatea fizică a copilului nu au existat.

Însă sunt destul de frecvente plecările fără învoire pe durată relativ scurtă – 48 de ore, 72

de ore. Mai ales cei de vârstă adolescentă pleacă, motivând că s-au săturat, că nu le place

climatul, că trebuie să se supună unor reguli, faptul că au program de stingere.

În general ei merg la familii, îşi regăsesc tatăl şi mama biologici şi sunt găsiţi acolo de

poliţie. Lunar sunt cazuri de genul acesta. Majoritatea sunt elevi în învăţământul liceal sau

profesional”.

Viaţa în casă

Cum se desfăşoară viaţa în casele de tip familial, care este programul tinerilor, am aflat tot de

la Doru Constantin: „Este un program stabilit: trezirea la 7, făcut igiena personală, servirea

mesei şi fiecare pleacă la şcoală. Seara se repetă: igienă, servirea cinei şi stingerea. Fiecare

casă este dotată cu televizor, calculatoare, conexiune la net. În weekend programul este mai

relaxat. Sunt copii cărora nu le convine pentru că ei vor să nu facă nimic. Ideea cu care ei s-au

obişnuit din păcate este că acest cuplu parental este acolo doar pentru a le asigura igiena,

pentru a le face masa şi atât; dar este o concepţie greşită pentru că şi copiii au nişte obligaţii

pe care în multe cazuri nu le respectă. Cuplul parental stă permanent acolo. La cererea

scrisă a tânărului, noi asigurăm protecţie până la 26 de ani, cu condiţia să urmeze o formă de

învăţământ”.

Nevoi speciale
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Din păcate, există şi un număr mare de orfani cu dizabilităţi fizice şi psihice. În privinţa acestei
categorii de copii se încearcă recuperarea lor, pentru a putea măcar să se hrănească singuri:
„Copii cu handicap – o categorie destul de mare, în general afecţiuni dobândite la naştere.
Avem un număr de 158 de copii cu handicap grav, care sunt în centre speciale – tot case de tip
familial doar că denumirea este centru rezidenţial pentru copii cu deficienţe neuro-psihiatrice.
Avem cinci asemenea centre în Tîrgu-Mureş şi trei la Ceuaşu de Câmpie şi avem şi un complex
de servicii la Sighişoara. Este o categorie specială pentru că nevoile sunt mai aparte faţă de
un copil cu dezvoltare fizică normală şi principalul obiectiv este recuperarea neuromotorie: să
aibă deprinderi de bază.

Acolo unde starea de sănătate permite sunt orientaţi către învăţământul special. Avem o

colaborare cu trei centre, fostele şcoli ajutătoare, centre şcolare de educaţie incluzivă – 2 în

Tîrgu-Mureş şi unul în Reghin. Ele sunt în subordinea Consiliului Judeţean”.

Trauma

[2] Copiii abandonaţi de părinţi resimt, pentru tot restul vieţii, trauma abandonului care
se poate manifesta printr-un complex de inferioritate sau prin diferite frustrări: „Avem tineri
peste 20 ani şi care încă nu au depăşit acest complex. Chiar dacă noi le găsim familiile şi la
un moment au fost duşi... au refuzat contactul cu acestea. Este o traumă mare, consilierea
psihologică ajută, dar nu într-o asemenea măsură încât să depăşească această traumă.

În judeţul Mureş cazurile de abandon sunt un fenomen destul de cronic. Copii nou- născuţi

abandonaţi în secţiile de neonatologie am avut în 2012, în trimestrul 1 – 22, trimestrul 2 – 26,

trimestrul 3 – 18. Fenomenul este alarmant şi cei de la secţiile de maternitate au luat nişte

măsuri preventive – mama care vine în spital să nască este fotografiată, chiar şi amprentată,

să aibă o evidenţă ca poliţia să identifice mamele care părăsesc copiii imediat după naştere”.

Abuzuri

„Mai avem fenomenul de abuz, nu neapărat fizic sau sexual, ci neglijare. Este vorba în 75 %
din cazuri despre copii din mediul rural. Părinţii sunt ocupaţi cu munca câmpului sau zilieri
pe diferite terenuri şi preferă să lucreze şi lasă copiii pe seama unor copii mai mari. Am avut
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cazuri – 5 copii într-o casă şi lăsaţi în grija unui copil de 12 ani. Apoi există cazuri mai rare de
copii abuzaţi prin exploatare economică – îndemnaţi şi constrânşi să cerşească, să facă munci
fizice care le pun în pericol starea – de exemplu, copil de 10 ani care-l ajuta pe tatăl său să
facă munci în construcţie.

Foarte mulţi sunt copiii care-i ajută pe părinţi la munca câmpului şi nu sunt lăsaţi la şcoală.

Acesta este un fenomen mare, grav, cu cea mai mare pondere dintre cazurile de abuz”, a

menţionat Constantin Doru.

Probleme juridice în cazul violențelor

Desigur, există şi probleme juridice, adică situaţii în care Direcţia pentru Protecţia Copilului
nu poate interveni deşi un copil este abuzat, de exemplu agresat fizic în mod repetat: „O
problemă de ordin juridic... De exemplu, dacă un copil este abuzat fizic, bătut urât, echipa
noastră mobilă fără acordul părintelui nu poate să intre în casă pentru că e proprietatea lui.
Se face cerere la judecătorie şi judecătorul emite o ordonanţă prezidenţială. Pe baza acesteia
poliţia poate să intre şi să ne dea copilul.

Apoi, să zicem că am găsit un copil neglijat şi l-am plasat în regim de urgenţă la o familie.

Părinţii vin şi pe baza unei cereri trebuie să le dăm copilul. Şi s-ar putea ca acei părinţi

să reia abuzul. Legea nu permite scoaterea unui copil în mod direct de către noi dintr-un

mediu familial care-i pune în pericol viaţa. Trebuie consimţământul părintelui sau ordonanţă

prezidenţială. Cu toate că legea permite, decăderea din drepturile părinteşti are loc foarte rar.

Anul trecut n-am primit de la judecătorie nicio sentinţă de decădere din drepturile părinteşti”,

a precizat Constantin Doru.

Cazuri grave

Din păcate, au existat la casele de tip familial şi unele cazuri grave, mediatizate. De exemplu,
anul acesta, de sărbătoarea Sfintelor Paști, un copil de 10 ani a fost bătut crunt de un cuplu
parental, în Sîncraiu de Mureş. Bărbatul a recunoscut că l-a bătut pe copil, dar a spus că a
crezut că micuţul i-a furat lucruri din casă.
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În Sâncraiu de Mureș, în complexul în care locuiește băiatul, există 11 case de tip familial.
Cu doar două luni în urma incidentului cu bătaia, complexul a fost zguduit de un alt scandal:
un bărbat, angajat să aibă grijă de copii, a întreținut relații sexuale cu una din fetele pe care
le avea în grijă, o tânără de 16 ani. Când povestea a ajuns la Poliție, iar bărbatului i-a fost
desfăcut contractul de muncă, acesta s-a sinucis.

Însă există şi cazuri în care copiii, din teribilism sau poate din dorinţa de a scăpa de unele
îndatoriri, inventează abuzuri. De exemplu, în 2010, la o casă de tip familial din Miercurea
Nirajului un scandal de abuz a fost pus la cale chiar de către una dintre tinerele care locuiesc
acolo. În urma anchetei, reprezentanţii Direcţie de Protecţie a Copilului au ajuns la concluzia
că fata, în vârstă de 20 de ani, cea mai mare dintre tinerele din casă, voia cu orice preţ să
scape de părinţii sociali şi le-a pus pe colegele minore să dea declaraţii mincinoase.

Tânăra a profitat de naivitatea lor şi le-a convins să scrie sesizări şi să se lase filmate cu
telefonul mobil plângându-se despre așa-zisele abuzuri la care sunt supuse de către părinţii
sociali, una dintre fete chiar ameninţând că se va sinucide.

Resurse financiare

Obținerea de resurse financiare și materiale pentru susținerea copiilor în casele de tip familial

s-a realizat prin accesarea fondurilor PHARE, Banca Mondială, Programe de interes național

(PIN), Programe guvernamentale, județene, stabilirea de parteneriate cu ONG-uri, societăți

comerciale, persoane private. Prin programul PHARE „Copiii mai întâi", s-au obținut 300.000

de euro pentru achiziționarea a nouă case pe raza județului Mureș în perioada 2001-2003.

Dotarea acestora cu mobilier, aparatură electrocasnică, instalații de încălzire s-a realizat cu

ajutorul fundațiilor: LOC, Buckner, Kinderzeit, Speranța Copiilor. În perioada 2004- iunie 2005,

Consiliul Județean Mureș și Guvernul României au achiziționat în Cartierul Răsăritului din

Comuna Sâncraiu de Mureș 11 case. În realizarea acestui obiectiv și desfășurarea activităților

din case, un rol important îl au parteneri ca: Fundația Dove, Asociația Bența, Episcopia de Alba

Iulia și Protopopiatul ortodox din Tîrgu-Mureș. În municipiul Reghin funcționează două case

familiale, având ca parteneri Guvernul Luxemburghez, Protopopiatul ortodox din Reghin și

Consiliul Local. „Ele sunt organizate ca pe întreg judeţul şi au fost înfiinţate fie prin proiecte cu

finanţare europeană, fie prin programul de interes naţional din partea Guvernului”, a precizat

Doru Constantin.

Concluzii
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Casele familiale sunt cu siguranţă o soluţie mai bună decât vechile orfelinate unde, din cauza
numărului mare de copii aceştia puteau fi mai greu supravegheaţi, instruiţi şi îngrijiţi. Conform
informaţiilor primite de la Direcţia pentru Protecţia Copilului de la funcţionarea primelor case
familiale (2003) şi până în prezent s-au constatat următoarele: copiii frecventează diferite
forme de învăţământ în comunităţile locale cu rezultate bune şi foarte bune; relaţiile cu familia
naturală s-au închegat şi perpetuat prin vizite; copiii sunt acceptaţi şi integraţi în comunităţile
locale prin participarea la diferite acţiuni comune culturale, morale, voluntariat; realizarea
unei relaţii cu grupul parental bazat pe încredere, comunicare, respect reciproc etc.

Totuşi, tinerii sunt urmăriţi în continuare de trauma abandonului, ceea ce afectează uneori şi
viaţa în familia socială, determinându-i să fugă de acasă, chiar dacă pe termen scurt, sau să
aibă anumite comportamente de respingere a regulilor din casa de tip familial.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/abandonati.jpg
2. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/4.jpg

Punctul (2013-02-06 20:10:19)
Problema a fost rezolvată. :)

Lajos Louis Kristof (2012-11-27 11:43:57)
Va rog sa inlocuiti imediat imaginea de la articolul semnat de Dvs. Asocierea grava a copiilor din
casele de tip familial cu cea a celor privati de libertate afecteaza grav imaginea copiilor abandonati
si/sau neglijati ocrotiti in institutiile de protectie speciala!

Ersilia Bentia (2013-09-27 17:54:24)
my name is ersilia they now call me claudia i grew up in zau de campie it wasant the best but it wasant
the worse either the reason all that accidents are happening is because when you the child protective
services find a family to you you job is done you dont care because you have so much work and paper
to do that you dont want to care about is that child you just find a family is ok and to Lajos Louis Kristof
stop troaing to say that tip familiar ie diferent pentru ca nu ie toate casele de tip familiar sunt de
asemelea sunt romanca toata viata mea am sa fiu romanca dar voua nu va pasa de copii abandonati
voua va pasa de bani ce puneti in banca la naiba cu voiiii

Mia (2018-01-14 22:42:17)
Nu se văd literele ș, î, ă, â (fontul folosit pentru subcapitol).

1.11.87 Burse de cercetare de 36.000 de euro (2012-11-27 12:41)

[1] Conducerea Centrului de Studii despre Bere, Sănătate şi Nutriţie a anunţat, luni, într-o
conferinţă de presă susţinută la Târgu Mureş, începerea perioadei de depunere a aplicaţiilor
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pentru cea de-a doua ediţie a burselor de cercetare, în valoare de 36.000 de euro destinaţi
finanţării proiectelor de cercetare pe tema efectelor consumului moderat de bere asupra
sănătăţii.

Preşedintele Centrului de Studii despre Bere, Sănătate şi Nutriţie, dr. Corina-Aurelia Zugravu,
a arătat că aplicaţiile se pot depune până pe 31 ianuarie 2013, iar evaluarea proiectelor se va
face până la finalul lunii februarie 2013.

’Sunt încântată că putem anunţa a doua serie de burse de cercetare pe care o acordăm. Am
pornit la drum în speranţa că vom aduce în atenţia cercetătorilor români o temă interesantă
de studiu - efectele consumului moderat de bere asupra organismului uman, acordându-le,
totodată, şansa de a-şi pune în practică cunoştinţele teoretice. Aşteptăm cu interes noile
proiecte, primele constituind o surpriză foarte plăcută, şi sper ca de la an la an să avem din ce
în ce mai multe înscrieri interesante’, a arătat Corina-Aurelia Zugravu.

Proiectul a fost lansat oficial în luna martie 2012 şi are ca obiectiv principal investigarea
efectelor consumului moderat de bere asupra organismului uman, prin derularea de studii
ştiinţifice şi diseminarea informaţiilor în rândul comunităţii medicale şi a publicului larg.

Potrivit iniţiatorilor, bursele de cercetare sunt adresate studenţilor din anii terminali de la
orice specializare de natură ştiinţifică, masteranzi, doctoranzi sau post-doctoranzi, principala
condiţie fiind ca aceştia să aparţină unor centre de învăţământ superior sau centre de cerc-
etare din România.

’Studenţii la medicină pot aplica începând cu anul patru. Fiecare aplicant trebuie să beneficieze
de un coordonator de proiect care să aparţină unei instituţii de învăţământ superior sau centru
de cercetare din România şi care să fie cel puţin asistent universitar sau cercetător ştiinţific’,
au mai spus iniţiatorii.

Centrul de Studii despre Bere, Sănătate şi Nutriţie îşi propune să acorde burse de cercetare,
iniţiativa acestui proiect pornind de la dorinţa membrilor fondatori de a le oferi o bază materi-
ală cercetătorilor talentaţi care nu dispun de fondurile necesare.

Iniţiativa înfiinţării Centrului de Studii despre Bere, Sănătate şi Nutriţie aparţine unor
reprezentanţi ai mediilor universitare, medicale şi de cercetare din România, printre aceştia
numărându-se dr. Corina - Aurelia Zugravu, lector universitar în cadrul UMF ’Dr. Carol Davila’,
dr. Alin Popescu, medic primar în medicină sportivă şi consultant în probleme de nutriţie, şi dr.
Mihaela Begea, doctor în ştiinţe Inginereşti.AGERPRES/

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/beer.jpg
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1.11.88 424 de candidați la examenul de rezidențiat (2012-11-27 12:44)

[1] La examenul de rezidenţiat desfăşurat la centrul universitar din Târgu Mureş, cea mai
mare concurenţă s-a înregistrat la specializările care ţin de domeniul Medicină Dentară, unde
au fost 93 de candidaţi pe 16 locuri, potrivit coducerii Universităţii de Medicină şi Farmacie
(UMF) din Târgu Mureş.

’Cea mai mare concurenţă a fost la Medicină Dentară, unde am avut 90 şi ceva de candidaţi
pe 16 locuri. La specializările care ţin de Medicină au fost cam 1,5 pe loc, iar la Farmacie,
cam trei pe loc. Examenul s-a desfăşurat fără incidente, urmează selecţia în funcţie de note,
care se va face la Târgu Mureş (...) Examenul a decurs fără incidente’, a declarat presei luni,
rectorul UMF târgu Mureş, prof. univ. dr. Leonard Azamfirei. Din datele afişate pe site-ul UMF
Târgu Mureş, la examenul de rezidenţiat desfăşurat în urmă cu o zi au fost în total 424 de
candidaţi pe 221 de locuri.

La specializările care ţin de domeniul Medicină au fost scoase la concurs 200 de locuri, pe care
au concurat 314 candidaţi, iar la cele două specializări care ţin de Farmacie s-au oferit cinci
locuri, pe care au fost înscrişi 17 candidaţi.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/umf2.jpg

1.11.89 Amenzi și dosare penale cu iz electoral (2012-11-27 12:48)

[1] Prefectul judeţului Mureş, Corneliu Grosu, a anunţat luni, într-o conferinţă de presă, că
de la debutul campaniei electorale au fost sesizate 11 incidente, care s-au soldat cu două
amenzi şi şase dosare penale, pentru distrugere şi furt de materiale electorale.

’Avem 11 incidente electorale, din care opt finalizate, unul neconfirmat şi două în lucru, pe raza
comunelor Tăureni, Mădăraş, Fântânele, Glodeni, Chibed, Livezeni, Eremitu, Dumbrăvioara şi,
desigur, municipiile Luduş, Sighişoara, Reghin şi Târgu Mureş ca răspândire geografică. Din
cele opt finalizate, structura incidentelor nu este spectaculoasă - distrugeri de materiale de
afişaj, bannere, poate cel mai de conţinut moment, pe care nu l-am fi vrut nici noi să îl avem,
este cel din Târgu Mureş, unde s-a înregistrat un dosar penal pentru furt calificat a afişelor
electorale şi a bannerelor. Din cele opt incidente în două cazuri s-au aplicat sancţiuni, în cinci
cazuri au fost întocmite dosare de infracţiuni la articolul 217 alin. 1 Cod Penal şi cel de la Târgu
Mureş calificat ca fiind o infracţiune de furt. Aşa a fost reclamaţia formulată şi se desfăşoară
cercetări de către organele de specialitate’, a arătat Grosu.
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Plângerea penală pentru furt de materiale electorale a fost depusă de senatorul Gyorgy
Frunda, împotriva Primăriei Târgu Mureş, care susţine că municipalitatea i-a furat un banner
amplasat pe o clădire din centrul municipiului.

’Nu fac un secret din faptul că presiunile care se fac asupra noastră şi asupra organelor de
cercetare nu au nicio relevanţă, noi ne vom face datoria aşa cum spune legea, fără să ne
aplecăm capul sau urechea la, dacă doriţi, elementele de originalitate a unor intervenţii.
Oricum eu îmi doresc şi sper să nu avem evenimente mai multe decât trebuie. Dacă ştiu bine,
într-un clasament pe ţară suntem în a doua parte a clasamentului judeţelor cu probleme de
această natură’, a susţinut prefectul de Mureş, fără a intra în detalii.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSC_0292.jpg

1.11.90 Cu 3.000 de alegători în minus (2012-11-27 12:51)

[1] Prefectul judeţului Mureş, Corneliu Grosu, a anunţat luni, într-o conferinţă de presă, că
numărul alegătorilor de pe listele electorale permanente a scăzut la 482.203, faţă de 485.322
câţi erau la alegerile locale (cu 3.119 mai puţini), iar numărul secţiilor de votare va fi mai mare
cu 28, adică de la 541 în vară, la 569.

’Prin ordinul prefectului au fost stabilite un număr 569 de secţii de votare. Pentru organi-
zarea alegerilor, Instituţiei Prefectului - Judeţul Mureş i-a fost repartizată de către Ministerul
Administraţiei şi Internelor suma de 3.030.200 de lei, din care personal 2.150.200 de lei,
materiale 840.000 de lei şi investiţii 40.000 de lei. Au fost tipărite un număr de 1.070.576
de buletine de vot (câte 535.288 pentru fiecare cameră), procesul de tipărire fiind final-
izat. Au fost confecţionate un număr de 570 de ştampile de control a secţiilor de votare şi au
fost recepţionate un număr de 2.845 de ştampile cu menţiunea votat’, a arătat Corneliu Grosu.

Prefectul a arătat că au fost tipărite şi distribuite 569 de publicaţii cu numerotarea şi de-
limitarea secţiilor de votare, iar Autoritatea Electorală Permanentă a transmis în judeţul
Mureş 1.197 de broşuri cuprinzând reglementările şi instrucţiunile privind alegerea Camerei
Deputaţilor şi a Senatului, respectiv 1316 postere şi 660 pliante informative pe aceeaşi temă.
Potrivit prefectului, pentru secţiile nou înfiinţate au fost confecţionate 38 de cabine duble de
vot, 42 urne fixe şi 21 urne mobile, au fost achiziţionate 453.297 de timbre autocolante şi
materialele consumabile ce vor fi distribuite secţiilor de votare (tuş, tuşiere, rechizite, etc.);

Corneliu Grosu a ţinut să precizeze că începând de luni se va trece la împachetarea pe secţii
de votare a buletinelor de vot, a ştampilelor şi a celorlalte materiale necesare desfăşurării
scrutinului din data de 9 decembrie şi urmează instruirea preşedinţilor secţiilor de votare
şi a locţiitorilor acestora, iar apoi, în data de 7 decembrie, se vor transporta către primării,
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sub pază militarizată, buletinele de vot şi celelalte materiale necesare în secţiile de votare
organizate pe teritoriul unităţii administrativ-teritoriale.

’Avem un dispozitiv bun şi suficient pentru asigurarea securităţii, atât până în ziua alegerilor
şi după alegeri, bineînţeles, peste 1.000 de lucrători ai Ministerul Administraţiei şi Internelor
sunt mobilizaţi în această perioadă pentru asigurarea securităţii şi liniştii a modului în care se
va desfăşura procesul electoral’, a precizat Corneliu Grosu.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/vot1.jpg

1.11.91 Conferința UDMR, întreruptă de PPMT (2012-11-27 13:47)

[1] Conferinţa de presă a candidaţilor UDMR Lokodi Edita Emoke, Kerekes Karoly, şi
Gyorgy Frunda a fost întreruptă marţi de contracandidaţii lor din partea Partidului Popular al
Maghiarilor din Transilvania (PPMT), Portik Vilmos, Boros Zoltan şi Jakab Istvan.

În timp ce Gyorgy Frunda, Kerekes Karoly şi Lokodi Edita Emoke prezentau problemele apărute
în actuala campanie electorală, care a fost etichetată drept ’murdară’, ca urmare a distruger-
ilor de materiale electorale, în sală şi-au făcut apariţia cei trei contracandidaţi de la PPMT, care
au ţinut să le prezinte două lucruri: o tăbliţă cu denumirea bilingvă a străzii pe care se află
sediul UDMR din Târgu Mureş ’strada Gheorghe Doja - Dozsa Gyorgy utca’, iar al doilea a fost
un volum intitulat ’Legea votului uninominal’.

Potrivit liderului PPMT Mureş, Portik Vilmos, tăbliţa bilingvă a fost oferită UDMR ca o mostră
a cum ar trebui să arate inscripţiile bilingve în Târgu Mureş, iar legea a fost adusă la sediul
Uniunii pentru a-i demonstra senatorului Gyorgy Frunda că PPMT poate intra în Parlament prin
pragul alternativ, fără a afecta pragul de 5 %, prin care ar putea accede UDMR.

Candidaţii PPMT pentru colegiile din Târgu Mureş au fost scoşi afară de senatorul Gyorgy
Frunda, care a susţinut în continuare că în parlamentul României nu pot accede două for-
maţiuni aparţinând aceleiaşi comunităţi, una prin pragul electoral, iar cealaltă prin pragul
alternativ.

În plus, în privinţa tăbliţei, Frunda a spus că cei de la PPMT nu cunosc Legea Administraţiei
Publice Locale şi că pe aceasta ar fi trebuit scris doar ’strada Dozsa Gyorgy utca (strada, n.r.)’.

Deputatul Kerekes Karoly a arătat la rândul său, că este inacceptabil ca o formaţiune politică
să deranjeze conferinţa de presă a altei formaţiuni şi că acest fapt este o noutate cel puţin în
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România.

Cristian Teodorescu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/frunda.jpg

1.11.92 City’us încheie turul cu maximum de puncte (2012-11-28 08:23)

[1] City’us Tîrgu-Mureș încheie turul ligii 1 la futsal cu maximum de puncte. În ultima
etapă a turului, tîrgumureșenii au învins în deplasare la Odorheiul Secuiesc, scor 6-3. În fața
unei echipe în care singurul jucător care a pus probleme a fost fostul component al celor
de la City’us, Szocs Laszlo, victoria a fost mult mai clară decât o arată scorul. Primul gol al
meciului a fost înscris de Cosmin Gherman, în minutul 7, cu o reluare de efect, din pasa lui
Lupu: 0-1. Campionii își dublează avantajul peste alte 3 minute. Contraatacul purtat de Lupu
și Ignat este finalizat de jucătorul gazdelor Barna, care intră cu tot cu minge în poartă: 0-2.
Au urmat câteva minute de relaxare în rândul echipei noastre, iar Od. Secuiesc echilibrează
partida. Csiki înscrie în minutul 13, după ce un prim șut fusese parat de portarul Klein: 1-2.
Cu 3 minute înainte de finalul reprizei, Szocs Laszlo restabilește egalitatea. Primul șut al său
este blocat de goalkeeper-ul tîrgumureșean, dar a doua încercare găsește spațiul porții: 2-2.
Repriza secundă a fost dominată în totalitate de City’us. În minutul 22, Ignat încearcă o pasă
în careu pentru Gherman, mingea trece pe lângă acesta, îl păcălește pe portarul gazelor și
intră în plasă: 2-3. În minutul 26, Florin Matei pătrunde în careu, îi pasează lui Gherman, care
înscrie în poarta goală: 2-4. Gazdele mai au o zvâcnire în minutul 27, Demeny reușind să-l
învingă pe Klein: 3-4. Ultimele două goluri sunt reușite de Florin Matei, în minutele 29 și 30,
primul, după o combinație cu Ignat, al doilea cu un șut din afara careului. Rezultat final, ACS
Od.Secuiesc - City’us 3-6.

Cu această victorie, City’us reușește un tur fără greșeală, cu 10 victorii, în cele 10 partide
disputate, 30 de puncte, golaveraj 80-29. În ultima partidă din acest an, prima etapă a
returului, City’us va juca în deplasare la Cluj-Napoca. Partida se va disputa în data de 10
decembrie, de la ora 18.

Sursa: City’us

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/futsal.jpg
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1.11.93 Fonduri lipsă la Programul Național de Oncologie (2012-11-28 08:56)

[1] Casa de Asigurări de Sănătate (CAS) Mureș a anunțat că și-a terminat fondurile pentru
compensarea medicamentelor destinate Programului Național de Oncologie. Deși mai e o lună
până la finele anului, ieri CAS Mureș a publicat pe site-ul propriu următorul comunicat:

În temeiul art.6 lit."d" din Contractul de furnizare de medicamente şi a unor materi-
ale sanitare specifice care se acordă pentru tratamentul în ambulatoriu al bolnavilor
incluşi în unele programe naţionale de sănătate cu scop curativ, în cadrul sistemului
de asigurări sociale de sănătate CAS Mureş vă aduce la cunoştinţă epuizarea cred-
itelor de angajament destinate eliberarii medicamentelor pentru PNS 3 PROGRAMUL
NATIONAL DE ONCOLOGIE.

Documentul mai precizează că CAS face demersuri pentru suplimentarea fondurilor pentru
bugetul pe 2012.

Sursa: CAS Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/ID-10034791.jpg

1.11.94 Trif - noul antrenor al naționalei de baschet U16 (2012-11-28 09:07)

[1] Lotul național de baschet U16 masculin va fi antrenat de către George Trif, antrenor
la BC Mureş-LPS Tg-Mureş. Trif este campion naţional la această categorie cu echipa sa, titlu
obţinut în luna martie, în finala de la Brazi. De atunci el a fost chemat la naţionala de U16
(nascuti in 1997), cu care a participat ca antrenor secund la Campionatul European Divizia B
de la Bucureşti, unde naţionala României, în componenţă cu trei mureşeni (Barabasi Csongor,
Mădălin Potcoavă şi Rareş Uţă, care între-timp s-a transferat la Unicaja Malaga-Spania) s-a
clasat pe locul 14. Antrenorul secund al naţionalei U16 masculin va fi stabilit de comun acord
cu antrenorul principal.

Sursa: BC Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/Screen-Shot-2012-11-28-at-11.02.18-AM.png
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1.11.95 Concert Mike Godoroja, azi, de la ora 20 (2012-11-28 09:20)

[1] Jazz & Blues Club găzduiește în această seară concertul Mike Godoroja and Blue Spirit.
Concertul este programat pentru ora 20:00, iar biletul de intrare costă 15 lei pentru adulți sau
10 lei pentru studenți.

Numele cântărețului Mike Godoroja și al formației Blue Spirit s-ar putea să fie cunoscut pentru
mulți, deoarece în ultimii ani au concertat de mai multe ori în Jazz &Blues Club. Nevrând să
dezamăgească publicul din Tîrgu-Mureș, interpreții, și de data aceasta, se pregătesc să susțină
un concert de neuitat, în cadrul căruia – pe lângă melodiile bine cunoscute – vor prezenta și
noul lor album: Hippie cu Diamante – care poartă un nume la fel de interesant ca și muzica
lor. Cu ocazia acestui concert vor cânta: Mike Godoroja (voce, sampler, efecte ts helicon,
instrumente arhaice), Luca Marius (chitară electronică și acustică, bouzouki, mandolină, țam-
bal, banjo, dobro, acordeon, clape, drâmbă, voce), Alex Visan (chitară electronică și acustică,
bouzouki, mandolină, voce), Vali Vatuiu (percuție, sampler) și Robert Ardeleanu (bass).

Sursa:[2]Jazz & Blues Club

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/Screen-Shot-2012-11-28-at-11.16.42-AM.png
2. http://jbclub.ro/

1.11.96 Copil de 6 ani răpit de unchiul său (2012-11-29 07:42)

[1] Un copil de 6 ani a fost răpit, miercuri, de către unchiul său, fiind găsit după aproape
opt ore pe un drum forestier din comuna Deda, a anunţat Inspectoratul de Poliţie al Judeţului
Mureş. Potrivit purtătorului de cuvânt al IPJ Mureş, Livia Popa, bărbatul a fost reţinut pentru
lipsire de libertate în mod ilegal şi pentru furtul maşinii care aparţinea tatălui copilului.

Bărbatul a pătruns în maşina în care se aflau băiatul şi tatăl acestuia şi a ameninţat că va
agresa copilul dacă nu va fi dus în comuna Aluniş pentru a-şi vedea propria fiică în vârstă de 2
ani, aflată în încredinţarea mamei, în urma divorţului. ’Fostul cumnat al bărbatului a pătruns în
autovehicul, ameninţând cu acte de violenţă asupra copilului, dacă nu-l duce la locuinţa fostei
sale soţii, în localitatea Aluniş, ca să-şi vadă fiica de 2 ani, care îi este încredinţată acesteia. În
Aluniş, la aproximativ un kilometru de locuinţă, l-a obligat pe tatăl victimei să se deplaseze pe
jos la casa fostei sale soţii şi să se întoarcă cu fiica sa. Bărbatul s-a întors cu fiica şi cu fosta
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soţie, însă a constatat că agresorul dispăruse cu maşina şi cu copilul’, a declarat Livia Popa.

Tatăl băiatului a alertat Poliţia din Brâncoveneşti, fiind declanşată ’operaţiunea Năvodul’, care
a dus la efectuarea de razii în tot judeţul. Reprezentanta IPJ a precizat că autoturismul a fost
găsit abandonat în localitatea Bistra Mureşului, iar echipe de poliţişti, jandarmi, voluntari,
reprezentanţi ai Ocolului Silvic, alpinişti, pompieri şi angajaţi ai SRI Mureş au reuşit să-i
descopere pe răpitor şi pe copil pe un drum forestier din comuna Deda.

Cristian Teodorescu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/tribunalul-mures-3.jpg

1.11.97 Muncă la negru la o asociație de proprietari (2012-11-29 07:44)

[1] O asociaţie de proprietari din Târgu Mureş a fost depistată de echipele de control ale
Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) Mureş că folosea opt persoane la muncă fără forme
legale, a anunţat miercuri, Andrei Mureşan, şeful instituţiei. Potrivit lui Andrei Mureşan, pe
numele administratorului asociaţiei de proprietari a fost depusă o plângere penală la Parchetul
de pe lângă Judecătoria Târgu Mureş, pentru constatarea infracţiunii de primire la muncă a
mai mult de cinci persoane, fără contract individual de muncă.

Şeful ITM Mureş a mai spus că echipele de control, săptămâna trecută, au sancţionat în total
19 angajatori, iar pentru deficienţele constatate au fost aplicate două amenzi în valoare totală
de 3.000 de lei, în principal din cauza nerespectării orelor suplimentare sau a celor de noapte.

Alţi şapte angajatori au fost sancţionaţi pentru nerespectarea legislaţiei în domeniul secu-
rităţii şi sănătăţii în muncă a angajaţilor, valoarea totală a amenzilor aplicate de ITM Mureş
ridicându-se la 4.000 de lei.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/1-ajofm1.jpg

1.11.98 Minus 20% la emisiile de CO2 până în 2020 (2012-11-29 07:49)

[1] Prin Adeziunea la Pactul Primarilor, Municipiul Tîrgu-Mureş și-a asumat, alături de
celelalte părţi semnatare, următoarele angajamente: depăşirea obiectivelor stabilite de UE
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pentru anul 2020, reducând emisiile de CO2 din zona oraşului nostru cu 20 %, prezentarea
unui plan de acţiune în domeniul energiei durabile, incluzând un inventar de referinţă al
emisiilor, care să descrie modul în care vor fi atinse obiectivele.

Planul de Acţiune pentru Energie Durabila (PAED) este un document cheie care defineşte
politicile energetice ale administraţiei publice locale pentru următorii 8 ani cu scopul reducerii
emisiilor de CO2 pe întreg teritoriul municipiului. Acest plan înglobează o serie de măsuri
pe termen scurt şi mediu care vizează creşterea eficientei energetice a clădirilor publice,
utilizarea raţională a energiei în locuinţe şi clădiri din sectorul terţiar, sustenabilitatea sis-
temului de transport urban, modernizarea sistemului de iluminat public, producerea unei părţi
importante a energiei necesare pe plan local din surse regenerabile.

Planul de Acţiune pentru Energie Durabila este integrat in perspectivele strategice stabilite prin
“Strategia energetica a Municipiului Tg. Mures pentru perioada 2012-2025” elaborată în 2011.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/primaria-tirgu-mures.jpg

1.11.99 Spectacol la Reghin de Ziua Națională (2012-11-29 08:06)

[1] Primăria Municipiului Reghin vă invită să participaţi la manifestările organizate cu

ocazia zilei de 1 Decembrie – Ziua Națională a României. Evenimentul se va desfăşura în

centrul municipiului, în aer liber, conform programului:

Ora 15ºº în P-ţa Petru Maior, în faţa clădirii Primăriei Municip-
iului Reghin

-Primirea persoanelor oficiale:

-acordarea onorului militar;

-salutul drapelului de luptă şi al gărzii de onoare;

-trecerea în revistă a formaţiunilor militare;

-salutul formaţiunilor militare;
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-Intonarea Imnului Naţional al României;

-Oficierea serviciului religios;

-Alocuţiuni:

-Colonel Valentin Iacob, comandantul Garnizoanei Târgu-Mureş;

-Maria Precup, primarul Municipiului Reghin;

-Paradă militară.

Ora 16ºº, în P-ţa Petru Maior, în faţa clădirii Primăriei Mu-
nicipiului Reghin

-Parada grupurilor de colindători care vor colinda pe scenă în deschiderea spectacolului

muzical coregrafic.

Ora 17ºº spectacol muzical coregrafic pe scena montată în
aer liber în centrul oraşului

- Solişti vocali de muzică populară:

- Laura Uilăcan

- Dan Aurelian Ştefan

- Corina Florea Covaciu

- Mihaela Botoş-Lateş

- Gabriela Merdar

- Dumitru Gliga

- Florina Oprea

- David Puşcaş

- Ana Crişan

- Sorin Pantea

- Doru Pop
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- Maria Neag

- Orchestra de muzică populară a Casei Municipale de Cultură „Eugen Nicoară”;

- Ansamblul „Doina Mureşului” de la Casa de Cultură a Tineretului „George Enescu”;

-Formaţia de dansuri populare maghiare a Casei Municipale de Cultură „Eugen Nicoară”;

- Formaţia de dansuri populare germane a Forumului Democrat German din Reghin.

Invitaţi:

-Marius Ciprian Pop;

-Ciprian şi Mihaela Istrate;

Ora 20ºº - Nicolae Furdui-Iancu va urca pe scenă – Hora Unirii

Ora 21ºº Trupa AKCENT

Ora 22ºº Cuvânt de închidere: Maria Precup, primarul Municipiului Reghin.
Foc de artificii.

Întregul eveniment va fi prezentat de solistul de muzică populară Marius Ciprian Pop.

Sursa: Primăria Reghin

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/Primaria_02.jpg

Magda Birsan (2013-07-31 19:58:24)
gabriella merdar o nimfomana o prostituata mi a luat barbatul huooooo

Magda Birsan (2013-07-31 19:59:30)
dati o afara din oras este o prostituata

1.11.100 Poruțiu a demisionat de la conducerea aeroportului
(2012-11-29 11:30)

[1] Președinte al Consiliului de Administrație și totodată administrator executiv al Aero-
portului Transilvania Tîrgu-Mureș, Mihail Poruțiu a demisionat în această dimineață de la
1498 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/Primaria_02.jpg


1.11. NOVEMBER BlogBook

conducerea instituției. Pe ordinea de zi a Consiliului Județean astăzi era programat un punct
prin care consilierilor li se cereau votul pentru respingerea planului de administrare revizuit
întocmit de actuala conducere. Dacă acest punct trecea la vot, mandatul lui Mihail Poruțiu s-ar
fi încheiat oricum. Mai multe detalii despre schimbările de la aeroport și ședința CJ de astăzi,
puteți citi luni în ediția tipărită.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/Mihail-Porutiu.jpg

1.11.101 Ambuteiajele vor putea fi raportate la 112 (2012-11-29 12:27)

[1] Prefectul judeţului Mureş, Corneliu Grosu, a anunţat, joi, că cetăţenii surprinşi în trafic
de căderi masive de zăpadă sau care nu îşi pot continua drumul din cauza poleiului de pe
carosabil, vor putea sesiza Dispeceratul 112, care va face legătura direct cu centrele de
permanenţă de la nivelul Consiliului Judeţean şi Instituţiei Prefectului.

Corneliu Grosu a spus că semnarea unui protocol cu dispeceratul integrat de urgenţă 112 este
o noutate, întrucât până acum în cazul unor probleme în trafic generate de căderile de zăpadă
cei afectaţi erau nevoiţi să sune la un anumit număr de telefon, cu tarif normal.
În privinţa pregătirii pentru iarnă a drumurilor judeţene şi a celor naţionale de pe raza judeţului
Mureş prefectul susţine că acestea sunt ’în grafic’, a arătând că sunt asigurate stocurile de
materiale antiderapante şi carburanţii necesari utilajelor de deszăpezire, pentru prima parte
a iernii. Astfel, pentru cei 702,481 kilometri de drumuri judeţene sunt asigurate deja în stoc
7.440 de tone de nisip, din necesarul de 44.167,22 tone, precum şi 1.170 tone de sare, din
cele 4.423,3 tone necesare.

În caz de ninsori, 87 utilaje de deszăpezire permanente sunt pregătite să intervină, având
la dispoziţie 55,437 tone carburant, iar în eventualitatea viscolului, sunt asigurate 18.377
panouri parazăpezi.

Pentru cei 383,289 km de drumuri naţionale, se află în stoc 329 de tone de nisip, din necesarul
de 6.200 tone, şi 2.076,20 tone sare, din cele 9.500 tone necesare. Acesta a spus că, în caz
de ninsori, 67 de utilaje de deszăpezire se află la dispoziţia prestatorilor de servicii, având în
stoc 44 de tone de carburant, iar în situaţii de viscol sunt asigurate 1.074 panouri parazăpezi.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/deszapezire-7000.jpg
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1.11.102 7 arestări într-un dosar de trafic de persoane (2012-11-29 14:31)

[1] Poliţiştii de criminalitate organizată din Târgu Mureş şi procurorii DIICOT, în urma a nouă
percheziţii, au reuşit reţinerea a şapte persoane, suspectate ca făcând parte dintr-un grup
infracţional organizat specializat în săvârşirea infracţiunilor de trafic de persoane şi exploatare
sexuală, care acţiona în Germania şi Irlanda.

’Poliţiştii Brigăzii de Combatere a Criminalităţii Organizate Târgu Mureş şi procurorii DIICOT -
Serviciul Teritorial Mureş, beneficiind de sprijinul de specialitate al poliţiştilor Direcţiei Oper-
aţiuni Speciale - IGPR, ofiţerilor DGIPI şi al jandarmilor Grupării Mobile de Jandarmi Mureş au
descins la nouă locuinţe aparţinând unor persoane constituite într-un grup infracţional special-
izat în săvârşirea infracţiunilor de trafic de persoane şi exploatare sexuală. Membrii grupării
sunt suspectaţi că au recrutat de pe raza judeţului Mureş mai multe persoane, acestea fiind
exploatate sexual în Germania şi Irlanda. Până în prezent au fost identificate 26 de victime’,
precizează un comunicat de presă dat publicităţii, joi, de IPJ Mureş.

Potrivit documentului, în urma percheziţiilor efectuate, au fost ridicate sume importante de
bani, în lei şi valută, documente bancare, carduri bancare şi sisteme informatice. ’Au fost
emise nouă mandate de aducere, suspecţii fiind audiaţi de procurori, iar pe numele a şapte
dintre aceştia s-a luat măsura reţinerii pentru 24 de ore. Cercetările continuă în vederea doc-
umentării întregii activităţi infracţionale a tuturor participanţilor’, se mai arată în comunicat.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/VIOLENTA-600x393.jpg

1.11.103 Festival de dans țigănesc, la Liceul Brâncuși (2012-11-30 07:50)

[1] Festivalul de dans romi Khelipe va avea loc anul acesta în data de 30 noiembrie,
de la ora 18:00 în sala festivă a Liceului Constantin Brîncuş, Târgu Mureş. A doua ediţie a
evenimentului este organizat de Asociaţia Siloe şi sprijinit de Consiliul Judeţean Mureş. Pe
lîngă grupul de dans Khelipe care va fi gazda festivalului vor mai prezenta dansuri grupul din
Mădăraş, Sângeorgiu de Mureş şi grupul de tineret din Valea Rece.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/06.jpg
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1.11.104 Programul pentru Ziua Națională la Tg.Mureș (2012-11-30 09:37)

[1] Ora 11,00 – la Monumentul Latinităţii

- intonarea IMNULUI NAŢIONAL –
- Recitare „Ce-ţi doresc eu ţie, dulce Românie”
prezentarea Actului Unirii de la 1 Decembrie 1918
- Alocuţiuni
- depunere de coroane cu ceremonial militar

- Defilarea Garzii de Onoare

Ora 12,30 - în holul Palatului Administrativ:

- Galeria Prefecţilor (din 1989 pana in prezent)
- Întâlnirea prefectului cu foştii prefecţii.

Ora 14,00 – Sala de Oglinzi a Palatului Culturii:

Înmânarea de către prefectul judeţului Mureş a distincţiei FIBULA DE LA SUSENI unor person-
alităţi cu aport distinct în definirea identităţii comunitare a judeţului Mureş.

Ora 18,00 - Piaţa Victoriei:
- Spectacol omagial în organizarea Primăriei Municipiului Tîrgu-Mureş.

Ora 20,00 - Piaţa Victoriei:
- Foc de artificii.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/cap-21.jpg

1.12 December

1.12.1 Jandarmii și poliția în casă nouă (2012-12-03 08:00)

[1] La Târnăveni s-au făcut paşi importanţi pentru păstrarea unui climat de linişte şi ordine
publică. Vineri 23 noiembrie au avut loc inaugurarea unui nou sediu pentru detaşamentul
local de Jandarmi şi a unui birou pentru Poliţia de Proximitate în zona combinatului.
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Sediul unității, situat pe strada Nicolae Bălcescu, nr.1, este pus la dispoziția Inspectoratului
Județean de Jandarmi „Col. Sabin Motora” Mureș de Primăria municipiului Târnăveni, instituție
care s-a ocupat și de amenajarea spațiului. Obiectivele detașamentului de jandarmi Tîrnăveni
sunt paza și protecția sediilor Judecătoriei și Parchetului din municipiu, precum și asigurarea
ordinii și liniștii publice în orașele Târnăveni, Luduș și Iernut, precum și în localitățile rurale din
zona acestora.

La evenimentul de inaugurare au participat reprezentanți ai Instituției Prefectului județului
Mureș, Consiliului Județean Mureș, Inspectoratului Județean de Poliție Mureș, Inspectoratului
pentru Situații de Urgență Mureș, Serviciului de Telecomunicații Speciale Mureș, Serviciului
Român de Informații Mureș, Garnizoanei Mureș și Grupării Mobile de Jandarmi „Regele Ferdi-
nand I” Tîrgu-Mureș.
În aceeaşi zi după inaugurarea sediului detaşamentului de Jandarmi Târnăveni, s-a deschis
şi biroul Poliţiei de Proximitate, din zona Combinatului. La eveniment au participat şeful
Inspectoratului Judeţean de Poliţie, Valentin Pescari, președintele ATOP Mureş, Akos Mora și
Marcel Grama, şeful Poliţiei municipiului Tîrnăveni. „Prin cele două evenimente, am făcut
paşi importanţi în scopul păstrării unui climat de linişte şi ordine publică în oraşul nostru”, a
declarat cu acest prilej primarul municipiului Târnăveni Sorin Megheşan.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/jandarmi1.jpg

1.12.2 1 Decembrie cum nu a mai fost (2012-12-03 08:04)

[1] Pentru prima dată în istoria orașului, reghinenii s-au trezit în dimineața zilei de 1

Decembrie în sunet de fanfară. Până la ora 15 fanfara municipiului a colindat străzile şi

cartierele pentru a anunţa evenimentul care a început la ora 15ºº în Piața Petru Maior.

Paradă militară și muzică populară

În faţa clădirii Primăriei a avut loc, pentru început, primirea oficialităţilor apoi au luat cuvântul

comandantul Garnizoanei Tîrgu-Mureş şi primarul municipiului Reghin, Maria Precup. A urmat

o paradă militară de zile mari, apoi o altă paradă, cea a grupurilor de colindători. De la ora

17, pe scena amenajată în centrul orașului, între cele două parcuri, au evoluat solişti vocali de
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muzică populară, între care Dan Aurelian Ştefan, Corina Florea Covaciu, Dumitru Gliga, Florina

Oprea, Sorin Pantea, Doru Pop, Maria Neag, acompaniaţi de Orchestra de muzică populară

a Casei de Cultură „Eugen Nicoară” şi Ansamblul „Doina Mureşului” de la Casa de Cultură a

Tineretului.

Nicolae Furdui-Iancu și Akcent

Invitaţii speciali ai serii au fost Marius Ciprian Pop, care a și prezentat evenimentul şi Ciprian
şi Mihaela Istrate. Reghinenii s-au prins în horă și au cântat împreună cu soliștii de pe scenă,
întregind atmosfera de sărbătoare din centrul orașului, care a fost luminat feeric cu prilejul
acesti eveniment. De la ora 20ºº a urcat pe scenă Nicolae Furdui-Iancu, care a fost îndelung
aplaudat de cele câteva sute de reghineni din fața scenei, iar de la ora 21 trupa AKCENT a
încheiat programul artistic. Seara târziu, după cuvântul primarului Maria Precup reghinenii au
avut parte şi de un spectaculos foc de artificii.

Emeşe Ardelean

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/DSCN1826.jpg

1.12.3 Stindard de 22 de metri, în centru (2012-12-03 08:09)

[1] Sâmbătă, festivităţile pentru omagierea Zilei Naţionale a României au avut o altă

desfăşurare decât în ultimii ani, ceremoniile desfăşurându-se atât în oraşul vechi, cât şi în cel

nou.

Drapelul a fost sfinţit

Din iniţiativa Primăriei, în parcul Unirii din centrul vechi al oraşului a fost montat un catarg
cu înălţimea de 22 metri, un suport falnic al Drapelului Naţional cu dimensiunile de 9 X 6
m. Slujba de sfinţire a drapelului s-a desfăşurat la biserica ortodoxă „Sfinţii Apostoli Petru şi
Pavel” de către preoţii Lucian Voşloban, Sorin Valer Russu, Vasile Cercel, Viorel Ormenişan,
Mihai Cercel după care a urmat înălţarea drapelului pe catarg. Au participat la ceremonie
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primarul Cristian Moldovan, viceprimarul Kis István, consilierii Liviu Botezan, Ovidiu Pop, Gelu
Puia, Daniel Totu, Cristina Dancu, Claudia Botezan, Adrian Deteşan, Ioan Rad, Florin Nistor,
Tănasie Bologa. Au fost prezenţi şi Nicolae Cotta, şeful Poliţiei Luduş, Eugenia Giurgea, Sorinel
Tripon, Daniel Şofron, Florin Cucean şi un mare număr de cetăţeni.

De la ora 14, la monumentul din parcul Primăriei, au fost depuse coroane de flori în memoria
celor care s-au jertfit pentru neam şi ţară, din partea partidelor politice şi a instituţiilor de stat.
A fost oficiată o slujbă de pomenire de către un sobor de preoţi şi s-a păstrat un moment de
reculegere în amintirea eroilor neamului.

Despre însemnătatea zile de 1 Decembrie au vorbit primarul Cristian Moldovan, col. rez. Sever
Popovici şi Ovidiu Dancu, vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Mureş. În încheiere, trupele
Garnizoanei Tîrgu-Mureş au defilat pe Bulevardul 1 Decembrie 1918.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/DSC00671.jpg

1.12.4 „Cred în Dumnezeu de când mă ştiu” (2012-12-03 08:14)

[1] După 23 de ani de activitate a părintelui Gheorghe Şincan, în luna octombrie, în fruntea
protopopiatului de Mureş, a fost numit părintele Olimpiu Zăhan, preot în Nima Râciului. Voce
caldă liniştită, preotul spune că înainte de toate este slujitorul lui Dumnezeu, iar numirea lui
în fruntea protopopiatului a fost tot mâna Domnului. Cât despre planurile administrative, noul
an vine cu o veste bună, şi anume redeschiderea cantinei sociale pentru nevoiaşi. Mai multe
citiţi mai jos...

În data de 9 octombrie conducerea Arhiepiscopiei Ortodoxe Române Alba Iulia a luat decizia de
a schimba protopopul ortodox de Tîrgu-Mureș, Gheorghe Şincan, după 23 de ani de activitate
în protopopiat. Totuși, Arhiepiscopia Alba Iulia a informat că protopopul de Tîrgu-Mureș nu a
fost schimbat din funcție, ci i s-a încheiat mandatul de 4 ani. În locul lui Şincan a fost numit
părintele Olimpiu Zăhan. Numirea noului protopop, Olimpiu Zăhan, preot în Nima Râciului,
a avut loc în 9 octombrie, a declarat secretarul eparhial de la Arhiepiscopia Alba Iulia, Liviu
Stanciu. Cine este noul protopop de Mureş şi care sunt planurile administrative pentru judeţul
Mureş citiţi în rândurile care urmează.

Reporter: Unde aţi urmat studiile universitare?

Protopop Olimpiu Zăhan: Sunt absolvent al Universităţii „1 Decembrie 1918” Alba Iulia,
Facultatea de Teologie Ortodoxă, secţia Pastorală.
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Rep.: Vă rog să ne spuneţi câteva cuvinte despre cariera dumneavoastră ca preot. Cum aţi
ales să deveniţi preot?

Prot. O.Z.: Am depăşit un deceniu de slujire în altarul unei biserici drept măritoare creştine
româneşti, din judeţul Mureş, unde ca preot îmi desfăşor activitatea şi acum. Cred în Dum-
nezeu de când mă ştiu şi nu pot concepe lumea omenească fără un Dumnezeu proniator. Şi
mai cred că Dumnezeu m-a ales spre a-i fi slujitor la sfântul altar.

Rep.: De ce credeţi că aţi fost ales pentru funcţia de protopop?

Prot. O.Z.: Din mila lui Dumnezeu şi din încrederea Înalpreasfinţiei sale am fost numit în
funcţia de protopop, fapt ce mi-a fost comunicat prin înmânarea deciziei oficiale a instituţiei
ierarhice superioare.

Rep.: Care sunt planurile din punct de vedere administrativ pentru protopopiat?

Prot. O.Z.: Rostul meu în această calitate este de a supraveghea bunul mers al administrării
parohiilor în conformitate cu prevederile statutului organizării şi funcţionării Bisericii Ortodoxe
Române.

Rep.: Se redeschide cantina socială?

Prot. O. Z.: Cantina socială se va redeschide după sfintele sărbători pe care le întâmpinăm
perpetuu la cumpăna dintre ani.

Rep.: Doriţi să schimbaţi ceva în parohii?

Prot. O.Z.: Fiecare parohie este condusă de către un preot paroh, care ajutat de consiliul paro-
hial şi având aprobarea adunării parohiale locale, în virtutea autonomiei bisericeşti, potrivit
vocaţiei sacerdotale, trudeşte să conducă cât mai eficient spiritual comunităţile parohiale. Eu
nu uit că relaţia fundamentală a preotului şi a credincioşilor creştini este cea pe verticală cu
bunul Dumnezeu.

Rep.: Care sunt planurile dumneavoastră referitoare la tineri?

Prot. O.Z.: Alături de Liga Tinerilor Creştini Ortodocşi Români, filiala Tîrgu-Mureş, funcţională
la data numirii mele, anul acesta am avut bucuria de a găzdui a doua întâlnire Pro-Tinereţe a
tinerilor creştini ortodocşi din eparhia de Alba Iulia.
Conferinţele s-au organizat în sfintele posturi creştine şi bineînţeles că ele se vor organiza şi
pe viitor.

Rep.: Veţi rămâne la Nima Râciului sau veţi sluji în Tîrgu-Mureş?

Prot. O.Z.: La hirotonie am jurat ascultare faţă de ierarhul locului în ceea ce priveşte misiunea
mea pastorală şi prin urmare viitorul meu pastoral este la latitudinea Înalpreasfinţiei sale.
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Deocamdată rămân la Nima.

Rep.: Care este importanţa postului pentru creştini?

Prot. O.Z.: Postul, unit cu rugăciunea şi căinţa sunt mijloace pe care Dumnezeu le-a pus la
îndemâna fiecăruia spre a-şi înnobila fiinţa spre veşnicie. Fiecare e liber să aleagă.

Rep.: Care este importanţa Crăciunului?

Prot. O.Z.: Popular noi rostim Crăciun. De fapt, numele creştin al sărbătorii este Naşterea Dom-
nului. Aceasta înseamnă întruparea Fiului lui Dumnezeu pentru răscumpărarea omului căzut.
Praznicul Naşterii Domnului este piatră de temelie a credinţei noastre creştine dreptmăritoare.

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/C.jpg

Ormenisan Marius (2013-07-25 08:04:28)
Felicitări noului protopop şi mult ajutor de la Domnul în noua lui Misiune!

1.12.5 Doar iubindu-ne țara putem scăpa (2012-12-03 08:20)

[1] La sfârșitul săptămânii trecute, la 1 Decembrie 2012, s-au împlinit 94 de ani de la Marea
Unire, adică unirea cu România a tuturor teritoriilor românești aflate sub dominație străină.
Această realizare istorică reprezintă, culmea, cea mai înaltă treaptă a manifestării patriotismu-
lui românesc, dar și un act istoric reparatoriu care a înlăturat jugul greu impus românilor timp
de secole de către statele vecine: Ungaria, Imperiul Otoman, Imperiul Habsburgic, devenit
apoi Imperiul Austro-ungar.

Procesul istoric în urma căruia toate provinciile locuite de români s-au unificat în cuprinsul
aceluiași stat național a fost determinat de trei factori principali: contextul ideologic, politic
și militar european, prezența pe scară largă a sentimentului național în rândul populației
românești și acțiunea politică decisă a elitelor politice românești din Regatul României și din
Austro-Ungaria.

Astăzi, țara e ca o navă aflată în derivă, într-o lume dominată tot mai puțin de valorile creștine.
Politicienii vând țara străinilor, iar românilor de rând le e rușine de propria naționalitate. De
aceea, mai mult ca oricând, avem nevoie să urmăm exemplul strămoșilor noștri care au
realizat Marea Unire. Nu mă refer neapărat la întregirea teritorială a țării (deși încă Basarabia
e ruptă de trupul țării), ci la aplicarea concretă a patriotismului românesc. Nu prin luptă
armată, ci prin atitudine. Trebuie să combatem nepăsarea, lenea, incultura și, în primul
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rând, incompetența și lipsa de empatie față de popor a politicienilor, atât a celor de la nivel
central, cât și local. Orice politician nepatriot ar trebui înlăturat. Fiindcă doar iubindu-ne țara
putem ieși de sub imperialismul economic al noilor imperii ascunse sub masca egalității, doar
apreciindu-ne pe noi înșine putem fi apreciați de alții. Doar astfel țara poate prospera din nou,
doar astfel ne putem ridica la nivelul strămoșilor noștri care au participat la Unirea din 1918.

La mulți ani România, la mulți ani tuturor românilor!

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/editorial-Titi.jpg

1.12.6 Plusuri şi minusuri în sportul mureşean (2012-12-03 08:23)

[1] Luptătoarea mureşeană, sportivă la CS Mureşul Tîrgu-Mureş, Anna Maria Oltean a
câştigat Cupa României la lupte libere, la categoria 59 de kilograme, în competiţia juniorilor,
disputată sâmbăta trecută în Sala „Gheorghe Berceanu” de la Liceul „Mircea Eliade” din
Bucureşti.

Echipa feminină de volei CS CSU Medicina CSŞ Tîrgu-Mureş a susţinut două partide în ultima
săptămână, ambele pe teren propriu. În prima au învins CS Argeş Volei Piteşti cu 3-0, în etapa
a VIII-a a Diviziei A1, în a doua au pierdut cu scorul de 1-3 cu Tomis Constanţa, în returul
sferturilor de finală ale Cupei României. Victoria din campionat le menţine pe locul VII, cu 11
puncte, urmând ca în etapa viitoare să joace în deplasare la Craiova, unde va întâlni formaţia
locală SCM Universitatea.

Echipa de futsal City’us Tîrgu-Mureş a încheiat turul ligii I cu maximum de puncte. În ultima
etapă a turului, târgumureşenii s-au impus în deplasare, la Odorheiul Secuiesc, scor 6-3, în faţa
unei echipe în care singurul jucător care a pus probleme a fost Szocs Lászlo, fost component
al celor de la City’us. Pentru City’us au înscris Cosmin Gherman, Ignat, Florin Matei. Pentru
gazde au punctat Csiki, Szocs şi Demeny.

În ultima partidă din acest an, prima etapă a returului, City’us va întâlni CFF Clujana Cluj-
Napoca, în data de 10 decembrie, de la ora 18:00. Partida trebuia să se dispute în deplasare,
dar va avea loc la Tîrgu-Mureş.

BC Mureş Tîrgu-Mureș a câştigat meciul disputat la sfârşitul săptămânii trecute cu U Mobitelco
BT Cluj scor 82 - 72 (22-18, 21-21, 19-19, 20-14). Marcatori: Ceskovic 19, Cuic 18, Jucan 13,
Adebayo 11, Peciukas 10, Dumitru 7, Jakab 4.

FC Municipal Tîrgu-Mureş a pierdut cu 1-0 partida din etapa a XIV-a a ligii a II-a de fotbal, în
deplasare la lidera seriei, Corona Braşov. Unicul gol al meciului a fost înscris de Coman în
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minutul 61. Din lotul celor două formaţii pretendente la promovare, doar autorul golului s-a
ridicat peste nivelul celorlalţi jucători. Cu această înfrângere, FCM coboară pe locul V, după
Corona, ACS Poli Timişoara, Damila Măciuca şi UTA Arad.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/cap-2.jpg

1.12.7 Demitere cu cântec la aeroport (2012-12-03 08:34)

[1] Şedința ordinară a Consiliului Județean (CJ) de săptămâna trecută a început direct

cu o surpriză. Preşedintele Consiliului de Administrație şi totodată administratorul executiv

al Aeroportului Transilvania Tîrgu-Mureş Mihail Poruțiu a demisionat în dimineața dinainte

de şedință. Pe ordinea de zi, la punctul şase, erau programate dezbaterea şi votul pe un

proiect de hotărâre care viza respingerea Planului de Administrare revizuit al Consiliului de

Administrație de la Aeroport. Dacă acest punct trecea de votul con- silierilor, şi avea şanse

mari să treacă, practic Mihail Poruțiu era demis de drept. Demiterea însă venea după câteva

luni de presiuni puse de conducerea CJ pe actuala conducere, iar Poruțiu intu- ia încă de acum

câteva luni ce avea să i se întâmple. În septembrie, el declara pentru Punctul următoarele:

„Planul de administrare este depus la CJ din data de 29 august. În mod normal paşii legali sunt:

analiza de către executivul CJ a planului, solicitarea de eventuale revizuiri dacă e necesar,

după care planul revizuit reintră în CJ. Dacă planul revizuit se adoptă de către CJ, atunci

continuăm mandatul conform contractului, iar dacă nu se aprobă, Consiliul de Administrație

(CA) este considerat demis, iar CJ procedează la numirea unui nou Consiliu nu mai târziu de

60 de zile de la data

respingerii planului de administrare”.

Concret...

...expunerea de motive are un capitol distinct destinat deficiențelor din Planul de Administrare
revizuit. Prima remarcă este legată de nefundamentarea premiselor pe baza cărora s-a
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întocmit acel document. Mai exact, documentul precizează: „Planul de administrare revizuit
păstrează carenţele de fond majore identificate în cadrul analizei efectuate la depunerea
sa iniţială, la data de 29 august 2012 (...) Ipotezele abordate sunt nefundamentate şi se
poziţionează în repetate rân- duri în contradicţie de fond cu celelalte date incluse în plan,
utilizate la justificarea acestora”. Un alt punct slab din document pare să fie creşterea
constantă a numărului de pasageri, pe care executivul CJ nu o vede ca fiind foarte realistă:
„Tratând acelaşi tip de măsuri implementate în trecutul apropiat în cadrul unor aeroportu-
ri concurente din acelaşi areal geografic, folosind în acelaşi timp resurse financiare mult
inferioare acestora şi având în vedere istoricul de fluctuaţie al numărului de pasageri în cadrul
respectivelor aeropor- turi, fundamentarea prog- nozei creşterii constante a numărului de
pasageri este insuficientă şi nerealistă”. Legat de atingerea obiectivelor, analiza comandată
de execu-tiv concluzionează, de asemenea, că „ar fi fost necesar să se identifice sursele
de finanţare, modul de alocare al acestora, costurile estimate, precum şi veniturile nete
estimate ale obiectivelor de investiţii. Niciunul din aspectele menţionate nu se regăseşte la
nivelul analizei financiare. Prezentarea costurilor estimate este nefundamentată prin lipsa
menţionării modului de obţinere a preţurilor”.

Urmează apoi şi criteriile de performanță, unde analiza CJ găseşte aproape pentru fiecare

criteriu lacune. În fine, ultimul capitol este destinat concluziilor, unde planul făcut sub conduc-

erea lui Mihail Poruțiu este din nou desființat: „Cele mai importante criterii de performantă,

„Gradul de autofinanţare - prin creşterea cifrei de afaceri şi a profiturilor”, respectiv „Numărul

de pasageri deserviţi” sunt tratate în mod insuficient, deşi succesul implementării strategiilor

aferente celor două criterii de performanţă stă la baza implementării întregului Plan de

Administrare Revizuit, aşa cum de altfel este menţionat în cadrul acestuia(...). Faţă de toate

considerentele mai sus- arătate, argumentate pe larg prin observaţiile punctuale formulate

de către expertul contractat pentru evaluarea Planului de Administrare revizuit – depus la

autoritatea tutelară de Consiliul de Administraţie al regiei, acesta nu poate fi aprobat fiind ne-

realist şi pe cale de consecinţă nefezabil”.

Nou meci UDMR-USL

Demisia, care a precedat demiterea prin votul consilierilor, nu s-a lăsat însă fără „săgeți” trase
în plen. Primul care a reacționat acuzând mai mult sau mai puțin voalat conducerea CJ de
presiuni asupra conducerii Aeroportului a fost consilierul județean PD-L Vasile Filimon. Însă
surpriza cea mare a venit de la vicepreşedintele CJ Lokodi Edita, care teoretic face echipă la
conducerea CJ cu Ciprian Dobre, cel acuzat că şi-a fi dorit doar schimbarea lui Poruțiu. Lokodi
Edita declara în şedința de plen următoarele: „Eu voiam, în semn de protest, să nu vin la
această şedință, pentru că nu consider că este normal ca după ce 4 luni, unei echipe formată
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din 5 oameni, care lucrează la un plan de management, să nu-i fie acceptată munca, pentru
un om. Nu mi se pare normal ca înainte ca dumneavoastră, domnilor consilieri, să votați faptul
că aveți nevoie de punc- tul de vedere al specialiştilor, să se comande un astfel de studiu, şi
asta să fie una dintre presiuni. Astăzi este Poruțiu Mihail, dar mâine poate voi fi eu sau oricare
dintre dumneavoastră. Timp de 8 ani n-am trăit asemenea momente şi aş dori să nu le mai
trăim. Cer executivului Consiliului Județean şi domnului preşedinte ca, înainte să vă spună
ceva, să cunoască foarte bine modul de funcționare al instituțiilor”.

După şedință toată lumea a intrat într-un fel de silenzio stampa. Demisionarul Mihail Poruțiu

n-a vrut să dea declarații rezumându-se să spună că va veni cu un punct de vedere în

următoarele zile: „Ştiți că întotdeauna v-am dat declarații, vreau să formulez un punct de

vedere clar, scris, cuprinzător. N-are rost să dau acum declarații. Activitatea regiei era blocată

de preşedintele Consiliului Județean. Pur şi simplu. Ați văzut pe ordinea de zi vreun material

legat de Aeroport în ultimele şase luni de zile?”. Nici de cealaltă parte n-am avut mai mult

noroc. Preşedintele CJ Ciprian Dobre a evitat un răspuns tranşant şi ne-a trimis la expunerea

de motive a punctului 6: „De două ori am dat doar bani în ultimele luni la Aeroport. Aeroportul,

datorită demisiei, a rămas fără administrator. Dacă am retras acest punct de pe ordinea de

zi, nu mai este de actualitate. Îmi însuşesc în totalitate expunerea de motive de la punctul 6”.

Expunerea de motive cu pricina este un document de aproximativ 20 de pagini în care se iau

în calcul şi anumiți indicatori de ac- tivitate, se fac trimiteri la acte normative etc. Într-adevăr,

ea precizează şi deficiențele găsite în planul de administrare.

La o zi după...

...Mihail Poruțiu a revenit însă cu o scrisoare deschisă destul de lungă adresată preşedintelui
CJ, în care, printre altele se precizează următoarele: „Am fost întrebat dacă ați făcut presiuni
asupra mea. Răspunsul meu este categoric, Nu. În mod cert renunțarea mea la mandatul
încredințat vă creează o satisfacție personală. Ea nu rezolvă însă problemele grave pe care
le-am constatat în scurta perioadă în care am condus Aeroportul Transilvania: lipsa de viabil-
itate a proiectului european de prelungire a pistei de aterizare-decolare, folosirea unor tarife
fără aprobări legale, încălcarea regulilor concurenței, încălcarea prevederilor privind utilizarea
subvențiilor publi- ce, lipsa unei organigrame aprobată în mod legal, lipsa competitivității
economice, starea proastă a infrastructurii, situația incertă a cadastrului etc. V-am informat
despre toate aceste probleme şi v-am solicitat să găsim soluții împre- ună. Mi-ați dat de
înţeles că până când Aeroportul Tran- silvania este condus de mine acestea nu reprezintă o
priori- tate a dumneavoastră”.
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În concluzie, Aeroportul a rămas fără director, aşa că a doua zi după demisie şi luarea ei la
conoştință pe cale oficială de către consilierii județeni, vineri s-a inițiat procedura de selecție
pentru noul administrator executiv, care va fi ales prin derularea unui concurs. Până la ocu-
parea funcției de către noul director, interimatul va fi asigurat de Peti Andras vicepreşedinte
al Consiliului de Administrație de la Aeroport, numit odată cu Poruțiu.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/porutoiu.jpg

1.12.8 Luna Samaritenilor la Teatrul Național (2012-12-04 07:53)

[1] Teatrul Naţional din Târgu Mureş, în colaborare cu serviciul de ambulanţă privată
’Samaritanus’ organizează pe parcursul lunii decembrie o serie de evenimente artistice
denumite ’Luna Samaritenilor’, în scop caritabil. Potrivit conducerii Teatrului Naţional din
Târgu Mureş, pentru susţinerea acţiunilor caritabile va pune în scenă, în data de 6 decembrie,
spectacolul de teatru- dans ’Carmina Burana’, iar veniturile încasate din vânzarea biletelor
vor fi donate în scopuri umanitare. Pe lângă preţul biletelor, publicul participant la spectacol
poate să doneze bani în acelaşi scop.

Asociaţia Samaritenilor din România şi-a propus astfel, ca sub sloganul ’Să fim împreună
în lupta pentru viaţă’, să ajute Asociaţia Sfânta Elisabeta, care adăposteşte o cantină so-
cială, să obţină fondurile necesare pentru hrana a 100 de persoane pe timp de un an. În
seria evenimentelor umanitare se înscrie şi acţiunea Asociaţiei Club Rotaract Târgu Mureş,
care în parteneriat cu Jazz &Blues Club, organizează un concert de vioară şi pian, la Sala
Mare a Palatului Culturii, iar spectatorii vor dona cărţi, care vor ajunge la şcoli din mediul rural.

Concertul va fi susţinut de Krisztina Bucşe (vioară) şi Marius Boldea (pian) şi va cuprinde
lucrări de Edvard Grieg, Franz Liszt, Robert Schumann, Johann Sebastian Bach, Frederic Chopin
şi Edward Elgar.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/tntgm.jpg

1.12.9 Program prelungit la Evidența Populației (2012-12-04 07:59)

[1] Pentru rezolvarea în mod operativ a solicitărilor privind eliberarea documentelor de
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identitate, Serviciul Evidenţa Persoanelor, işi va prelungi programul de lucru cu publicul, astfel:
în data de 8.12.2012 între orele 8,00 – 16,00, iar în data de 9.12.2012 între orele 8,00 – 21,00.
Vor fi soluţionate cererile pentru obţinerea actelor de identitate ca urmare a:

- expirării termenului de valabilitate, pierderii, furtului, distrugerii sau deteriorării;

- schimbării domiciliului;

- schimbării numelui/prenumelui titularului, prenumele părinţilor, data ori locul naşterii;

- preschimării buletinelor de identitate;

- schimbării denumirii sau rangului localităţilor şi strazilor, al renumerotării imobilelor, al
înfiinţării localităţilor sau strazilor;

- atribuirii unui nou CNP;

Informaţii suplimentare se pot obţine la nr de telefon 0265 - 250391, 0265 – 250010, direct
la sediul serviciului din Tg-Mureş, str. Călăşilor nr. 26 – 28 sau de pe pagina de internet a
instituţiei [2]www.tirgumures.ro.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/Screen-Shot-2012-12-04-at-9.56.14-AM.png
2. http://www.tirgumures.ro/

1.12.10 Permise și înmatriculări auto la Tîrnăveni (2012-12-04 10:47)

[1] Joi, 6 decembrie, ora 9.30, se deschide punctul de lucru Tirnaveni al Serviciului Public
Comunitar Regim Permise de conducere si Inmatriculari vehicule Mures, din cadrul Institutiei
Prefectului – Judetul Mures. Acesta va functiona intr-un spatiu pus la dispozitie de Primaria
municipiului Tarnaveni, chiar in sediul institutiei si se adreseaza atat locuitorilor din Tarnaveni,
cat si celor din zonele limitrofe. Printre invitații care vor fi prezenți la inaugurare se numără
prefectul Corneliu Grosu și președintele CJ Ciprian Dobre.

Sursa: Primăria Tîrnăveni

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/DSC_0292.jpg
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1.12.11 Sărbătoarea iernii la romi (2012-12-04 12:21)

[1] Centrul de Incluziune Socială pentru Persoanele de Etnie Romă – Centru în parteneriat
cu Primăria Municipiului Tîrgu Mureș prin proiectul „Influențe rome în cultura mureșeană”
organizează în luna decembrie 2012 evenimentul cultural „Sărbătoarea iernii la romi”.

În data de 5 decembrie 2012, ora 12, la Gimnaziul Romulus Guga din Tîrgu Mureș,în sala
festivă, echipa CISPER Centru îl va aduce pe Moș Nicolae, în persoana actorului Rudy Moca,
care va spune povești de origine romă elevilor. Aceștia din urmă vor interpreta împreună
cu participanții programului de educație muzicală „Micul ceteraș” cântece rome tradiționale
sărbătorilor de iarnă. Voluntarii CISPER vor oferi cadouri.

Sursa: CISPER Centru

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/Screen-Shot-2012-12-04-at-2.17.58-PM.png

1.12.12 Se inaugurează patinoarul (2012-12-04 12:24)

[1] Astăzi, de la ora 18.00, reprezentanții Prim

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/11/450641_42368644.jpg

1.12.13 Informații utile pentru votul de duminică (2012-12-04 12:47)

[1] Biroul Electoral Județean a emis astăzi un comunicat în care dă câteva informații utile
legate de scrutinul care va avea loc duminică 9 decembrie. Documentul face următoarele
precizări:

1. Cetăţenii cu drept de vot, pot vota numai la secţia de votare la care este arondată strada
sau localitatea unde îşi au domiciliul.

2. Votarea începe la ora 7.00 şi are loc până la ora 21.00 când secţia de votare se închide.

3. Pentru alegătorii netransportabili din cauză de boală sau invaliditate, preşedintele biroului
electoral al secţiei de votare poate aproba la cererea scrisă a acestora, însoţită de copii
ale unor acte medicale sau alte acte oficiale din care să rezulte că persoanele respective
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sunt netransportabile, ca o echipă formată din cel puţin 2 membri ai biroului electoral să se
deplaseze cu o urnă specială şi cu materialul necesar votării – ştampila menţiunea „VOTAT” şi
buletine de vot- la locul unde se află alegătorul, pentru a se efectua votarea. În raza unei secţii
de votare se utilizează o singură urnă specială. Urna specială poate fi transportată numai de
membrii biroului electoral al secţiei de votare. Urna specială se poate deplasa numai în raza
teritorială arondată la respectiva secţie de votare. Pot vota prin intermediul urnei speciale
numai persoanele care domiciliază în raza teritorială a secţiei de votare respective şi numai
dacă se asigură secretul votului.

Sursa: BEJ

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/vot.jpg

1.12.14 Disputa electorală, mutată la Poliție (2012-12-05 07:29)

[1] Un grup de tineri a fost surprins în flagrant, în noaptea de luni spre marţi, la Târgu Mureş,
în timp ce vandaliza bannerele electorale ale Alianţei România Dreaptă (ARD), doi dintre aceş-
tia primind amenzi maxime, în valoare de 2.500 de lei. Purtătorul de cuvânt al IPJ Mureş, Livia
Popa, a arătat că Poliţia Locală a solicitat, în urmă cu o noapte, sprijinul IPJ Mureş împreună cu
care s-a reuşit identificareamaşinii şi a indivizilor care au aruncat cu vopsea pe bannerele ARD.

Alianţa România Dreaptă (ARD) a înregistrat, marţi, la Biroul Electoral Judeţean Mureş o plân-
gere împotriva ’acţiunilor de vandalizare ale USL îndreptate împotriva materialelor publicitare
de campanie electorală ale ARD din circumscripţia nr. 28’. În plângerea depusă de ARD se
arată că în noaptea de 3 spre 4 decembrie, ’echipe din staff-ul USL au procedat la vandalizarea
materialelor de campanie electorală ale candidaţilor ARD’ şi că cetăţeni de bună credinţă au
anunţat echipajele de poliţie locală şi au solicitat intervenţia acestora. Potrivit plângerii, actele
de vandalizare ’s-au petrecut într-un mod violent, atât verbal, cât şi fizic, cât mai probabil şi
sub influenţa alcoolului’ şi că unul din însoţitorii vandalilor s-ar fi recomandat ca fiind ’poliţist
în cadrul IPJ Mureş’.

ARD a solicitat BEJ Mureş să dispună ’competitorului USL stoparea imediată a acţiunilor
de vandalizare a afişelor oricăror alţi competitori electorali’ şi să înainteze plângerea către
Parchetul de pe lângă Judecătoria Târgu Mureş. În plus, s-a solicitat BEJ Mureş să ceară IPJ
Mureş ’modalitatea în care a aplicat sancţiunea contravenţională pentru fapta sus amintită’.

BEJ Mureş a decis marţi trimiterea plângerii către IPJ Mureş. Purtătorul de cuvânt al IPJ Mureş,
Livia Popa, a declarat presei că plângerea nu a ajuns deocamdată la Poliţie şi că între indivizii
identificaţi ca făcând parte din grupul care a vandalizat bannerele electorale, niciunul nu este
poliţist în cadrul Inspectoratului de Poliţie al Judeţului Mureş.

AGERPRES

1514 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/vot.jpg


1.12. DECEMBER BlogBook

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/politie.jpg

1.12.15 Concert Andra, diseară în centrul orașului (2012-12-05 07:56)

[1] Cu ocazia inaugurării iluminatului festiv de sărbători, Primăria Tîrgul Mureș a programat
un concert Andra. Acesta va avea loc astăzi, 5 decembrie, în Piața Trandafirilor, începând cu
ora 18:00.

Sursa: Primăria Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/Screen-Shot-2012-12-05-at-9.52.59-AM.png

1.12.16 Recomandările Poliției pentru sezonul rece (2012-12-05 09:15)

[1] Poliţiştii rutieri vor fi la datorie, pentru ca traficul rutier şi pietonal să se desfăşoare
în condiţii de normalitate. În acest sens, în zonele în care va ninge, vor fi instituite filtre
rutiere pentru verificarea echipării corespunzătoare a autoturismelor pentru sezonul de iarnă.
Având în vedere avertizarea meteo privind răcirea accentuată a vremii, căderea de precipitaţii
sub formă de ninsoare şi intensificări ale vântului, poliţiştii recomandă conducătorilor de
autovehicule să circule cu prudenţă, să reducă viteza de deplasare şi să evite manevrele
riscante, care nu sunt absolut necesare, precum depăşirile pripite. Poliţia Rutieră atenţionează
că utilizarea anvelopelor de iarnă este obligatorie atunci când se circulă pe drumuri acoperite
cu zăpadă, gheaţă sau polei. De asemenea, autovehiculele cu greutatea de peste 3,5 tone
trebuie echipate cu dispozitive antiderapante. Pentru neechiparea corespunzătoare se retrage
certificatul de înmatriculare, iar valoarea amenzii este de la 630 la 1.470 de lei (între 9 şi 21
puncte amendă).

Poliţiştii recomandă şoferilor:

Adaptaţi permanent viteza de rulare la condiţiile de drum şi de trafic.

Dotaţi-vă autovehiculele cu anvelope pentru sezonul rece. Verificaţi farurile, nivelul uleiului,
combustibilul, antigelul, lichidul de parbriz şi instalaţia de încălzire!

De asemenea, este bine să aveţi la dumneavoastră o lopată, perie/mătură, racletă, sac cu
sare/nisip şi lanţuri.
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Informaţi-vă asupra condiţiilor de deplasare pe traseul ales, precum şi despre condiţiile meteo
rutiere prognozate pentru zona tranzitată.

Asiguraţi-vă rezerve de combustibil, apă, hrană, haine groase, pături, medicamente, un
telefon mobil pe care să-l folosiţi în caz de urgenţă, apelând cu mult calm numărul de urgenţă
112, precum şi un încărcător/baterie de rezervă.

Evitaţi acţionarea bruscă a mecanismului de direcţie şi a sistemului de frânare al autovehicul-
ului.

Utilizaţi luminile de întâlnire şi pe timpul zilei, pe toate categoriile de drumuri şi a celor de
ceaţă în cazul apariţiei acestui fenomen.

Evitaţi să acţionaţi brusc frâna şi mecanismele de direcţie, deoarece puteţi derapa foarte uşor.

Ţineţi cont de faptul că atunci când afară este zăpadă, distanţele sunt mai greu de apreciat.
De aceea, menţineţi o distanta mai mare între maşina pe care o conduceţi şi cea din faţă!

Respectaţi indicaţiile agenţilor de circulaţie şi a lucrătorilor de la Compania Naţională de
Autostrăzi şi Drumuri Naţionale, în cazul interzicerii temporare a circulaţiei pe unele sectoare
de drum, pentru facilitarea intervenţiei echipajelor de deszăpezire şi a autosalvărilor.

În zilele cu ninsori, viscol, ploi, temperaturi scăzute, fiţi mai atenţi la pietoni. Aceştia sunt mai
puţin prudenţi, circulă zgribuliţi, astfel că nu se asigură corespunzător la traversare.

De asemenea, recomandăm pietonilor să evite să circule pe partea carosabilă şi să folosească
pentru traversare numai trecerile pentru pietoni marcate şi semnalizate, asigurându-se
temeinic înainte de a traversa.

Sursa: IPJ Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/deszapezire-7000.jpg

1.12.17 Concurs pentru conducerea CAS Mureș (2012-12-05 09:36)

[1] Casa Națională de Asigurări de Sănătate (CNAS) organizează concurs pentru ocuparea
funcției de președinte-director general al CAS Mureș, în a doua parte a lunii ianuarie 2013.
Termenul limită pentru depunerea candidaturilor este data de 18 decembrie, ora 17:00. Pe
data de 21 decembrie vor fi anunțate rezultatele selecției de dosare, urmând ca derularea
concursului să aibă loc în data de 23 ianuarie. Ultima etapă din concursul propriu-zis are loc
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pe 25 ianuarie, când se va derula interviul. Cei interesați pot obține mai multe informații
despre condițiile de înscriere și concurs de la CAS Mureș sau CNAS.

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/08/cas.jpg

1.12.18 Fonduri europene, derulate cu muncă la negru (2012-12-05 15:05)

[1] O firmă beneficiară de fonduri europene nerambursabile a fost surprinsă de inspectorii
de muncă folosind nu mai puţin de 51 de angajaţi fără forme legale, a anunţat miercuri, într-o
conferinţă de presă, Andrei Mureşan, şeful Inspectoratului Teritorial de Muncă (ITM) ITM Mureş.

Date fiind prevederile Codului Muncii, potrivit cărora primirea la muncă a mai mult de cinci
persoane fără forme legale constituie infracţiune, ITM Mureş a depus o sesizare penală
împotriva administratorului firmei, la Parchetul de pe lângă Judecătoria Târgu Mureş.

’Este şi o sesizare trimisă la Parchet, este vorba de o societate la care inspectorii de muncă
au ajuns în control şi au constatat primirea la muncă a unui număr de 51 de persoane fără
forme legale. După aceea s-a constatat că societatea plătea persoanele respective printr-un
program finanţat prin fonduri europene, fonduri nerambursabile. Mai multe detalii nu pot să
dau în acest moment, pentru că este un dosar în cercetare la Parchetul de la lângă Judecătoria
Târgu Mureş şi nu vrem să intervenim în procedura dânşilor. Firma este din judeţul Mureş’, a
arătat Andrei Mureşan.

Şeful ITM Mureş a spus că deşi numărul de 51 de angajaţi la negru este unul foarte mare,
nu este cel mai grav caz depistat, întrucât inspectorii au găsit şi o firmă care folosea 150 de
angajaţi la negru.

’E mult, dar având în vedere că am avut muncă la negru depistată în trecut de 150 de persoane
... Ce să zicem, e mult şi o persoană muncind fără forme legale pentru că fiecare prejudiciu
dacă îl calculezi la nivel individual este cel mai mare pentru persoana afectată. Într-adevăr,
cu cât creşte numărul celor care muncesc la negru, prejudiciul este tot mai mare pentru statul
român, dar vorbim de unul patrimonial. Cel al persoanei vătămate este cu mult mai mare în
sensul că nu beneficiază de vechime în muncă, nu beneficiază de ajutoare sociale, iar în cazul
unei simple răceli nu poate să intre în concediu medical pentru că nu figurează nicăieri ca
asigurat’, a susţinut Andrei Mureşan.
În privinţa pedepselor, şeful ITM Mureş a susţinut că acestea nu sunt pe măsura faptelor şi
că există disproporţii între amenda aplicată unui angajator care a fost depistat cu până în
cinci muncitori fără forme legale, care plăteşte câte 10.000 lei pentru fiecare caz depistat, şi
cazurile penale, unde sunt descoperiţi peste 5 angajaţi la negru, care, de cele mai multe ori,
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se soldează în instanţă cu amendă administrativă de doar 600 lei.

’Din păcate vorbim de două categorii de pedepse. Una care a devenit uzuală, până acum am
avut două sau trei cazuri în care Parchetul a dat neînceperea urmăririi penale pentru lipsa unui
aşa-zis pericol social mare şi a aplicat o amendă administrativă de 600 RON (pentru primirea
la muncă a mai mult de 5 persoane fără forme legale, n.r.), în condiţiile în care doar pentru o
persoană depistată muncind la negru amenda prevăzută în Codul Muncii este de 10.000 RON.
Văd o disproporţie foarte mare între Legea specială care este Codul Muncii şi legea penală,
prin care se judecă primirea la muncă a unui număr mai mare de 5 persoane fără forme legale.
Iar dacă stăm strict pe lege, infracţiunea este incriminată cu pedeapsa închisorii. Disproporţia
este foarte mare între ceea ce prevede legea şi ceea ce constată procurorul de caz. Eu nu
spun că nu este legal ceea ce face procurorul de caz, spun doar că nu este moral şi nu este
echitabil faţă de cel care este prins cu muncă la negru, să zicem, cu trei persoane, care are de
plătit o amendă de 30.000 lei’, a spus Mureşan.

Şeful ITM Mureş a susţinut că în 99 % din cazuri procesele verbale sunt câştigate în instanţă
de juriştii ITM Mureş, adică aceeaşi instanţă de judecată reţine fapta, reţine pericolul social şi
păstrează sancţiunea amenzii, iar ’parchetul reţine că fapta (pentru cinci muncitori sau mai
mulţi, n.r.) nu prezintă pericol social prea mare şi dă amendă de 600 lei’.

’Niciuna din soluţiile date de instanţe şi de parchet nu este ilegală, amândouă sunt la fel de
legale pe procedură şi pe lege, dar vorbim şi de latura morală şi cum anume să motivezi un
angajator să îşi angajeze oamenii sau să ia peste 6 la negru, că e mai ieftin (...) În acest sens
s-au şi făcut propuneri legislative pentru dezincriminarea penală a acestei fapte şi pentru
reducerea plafonului de amenzi’, a susţinut Andrei Mureşan.

Şeful ITM Mureş a precizat că numai pe parcursul lunii noiembrie Serviciul Control Relaţii
de Muncă din cadrul instituţiei a efectuat 157 controale având ca scop depistarea muncii
nedeclarate, care au avut ca rezultat identificarea a 85 de persoane care lucrau fără forme
legale.

În urma controalelor, inspectorii ITM Mureş au sancţionat, în total, 80 de angajatori, din care
14 angajatori pentru muncă la negru şi au fost întocmite două sesizări către Parchetul de pe
lângă Judecătoria Târgu Mureş, de constatare a infracţiunii privind primirea la muncă a mai
mult de 5 persoane fără contract individual de muncă, dar şi o sesizare pentru refuzul, în mod
repetat, de a pune la dispoziţia inspectorilor documentele solicitate.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/1-ajofm1.jpg
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1.12.19 Promisiuni electorale fără chestiuni concrete (2012-12-05 15:08)

[1] Copreşedinta Ligii Pro Europa (LPE), Smaranda Enache, a declarat miercuri, într-o
conferinţă de presă, că oferta electorală a candidaţilor din judeţul Mureş la Senat şi Camera
Deputaţilor este ’sub nivelul ciclurilor electorale anterioare’ şi că acest fapt ’dovedeşte dispreţ
faţă de alegători’.

’În locul unor programe concrete, candidaţii din circumscripţiile electorale mureşene au recurs,
cu foarte puţine excepţii, la înlocuirea mesajului electoral individualizat cu transferul de
popularitate. Astfel, unii candidaţi au ca singur program programul liderului lor de partid,
care nu este însă făcut public. Alţi candidaţi au recurs la artificii prin care şi-au luat ca agenţi
electorali pe Prinţul Charles al Marii Britanii sau persoane stabilite în străinătate, care garan-
tează printr-o ilustrată validitatea morală şi politică a respectivului candidat. Desigur, cea mai
jenantă situaţie a fost recurgerea la patronajul lui Raed Arafat, gest care a trebuit îndreptat
prin răzuirea uriaşelor panouri ale candidatului respectiv’, a arătat Smaranda Enache.

Potrivit acesteia, dintre promisiunile electorale lipsesc ’chestiunile concrete care îi frământă
pe mureşeni’, în sensul că ’în locul autostrăzii Transilvania se promite autostrada spre Iaşi,
izolarea infrastructurală a judeţului Mureş nu preocupă, legarea prin cale ferată a Târgu
Mureşului de Bucureşti şi Budapesta’.

Aceasta a spus că lipsesc programele de investiţii, dar şi programe de eradicare a corupţiei
şi a birocraţiei, proiecte de cheltuire judicioasă a banului public, precum şi respectul pentru
drepturile omului, reforma justiţiei, regionalizarea, integrarea europeană şi extinderea UE în
condiţii de criză, precum şi alte teme majore referitoare la asigurarea accesului la educaţie,
sănătate, locuri de muncă, mediu sănătos, dezvoltare durabilă sau cultură. AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/smaranda-enache.jpg

1.12.20 Reuniune regională pe tema incluziunii romilor (2012-12-06 07:01)

[1] Agenţia Naţională pentru Romi în colaborare cu Liga Pro Europa organizează la Târgu
Mureş, la finele acestei săptămâni, o reuniune regională a experţilor pentru revizuirea Hotărârii
de Guvern 1221/2011, privind incluziunea romilor în perioada 2012-2020, a anunţat miercuri,
Smaranda Enache, copreşedintele LPE.

’Reuniunea consultativă regională pe Regiunea de Dezvoltare Centru, are ca scop formularea
de propuneri pentru revizuirea HG 1221/2011 în conformitate cu recomandările Comisiei
Europene şi nevoile reale, concrete ale comunităţilor locale ale romilor’, a arătat Enache.

Aceasta a subliniat că în acest an Comisia Europeană a transmis la Parlamentul European,
Consiliu, Comitetul Economic şi Social şi Comitetul Regiunilor o comunicare intitulată ’Strate-
giile naţionale de integrare a romilor, o primă etapă în punerea în aplicare a cadrului UE’. În
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document se susţine că în ultimii ani, situaţia romilor a devenit tot mai mult o prioritate politică
centrală pentru Europa şi că ’statele membre au responsabilitatea principală şi competenţele
de a schimba situaţia populaţiilor marginalizate şi, prin urmare, lor le revine în primul rând
sarcina de a acţiona în vederea sprijinirii romilor’.

Comisia Europeană a enumerat o seri de domenii-cheie în care trebuie acţionat, cum ar fi
educaţia, ocuparea forţei de muncă, sănătatea şi locuinţele, precum şi nediscriminarea.

Copreşedintele LPE a subliniat că revizuirea HG nr. 1221/2011 se impune şi în perspectiva
unui nou exerciţiu bugetar european, pentru perioada 2014-2020, astfel încât problematica
romă să fie inclusă în fiecare plan de acţiune locală.
’E important să fim pregătiţi cu proiecte. Sperăm ca problematica romă să fie inclusă în
fiecare plan de acţiune locală, iar fiecare grup de acţiune locală să elaboreze, alături de
administraţiile publice, planuri de atragere de fonduri europene, care să ducă la investiţii
locale şi emancipare’, a precizat Smaranda Enache.

Potrivit Smarandei Enache, la reuniunea de la Târgu Mureş vor participa reprezentanţi ai
unor instituţii, ONG-uri şi din mediul universitar cu expertiză în elaborarea planurilor locale şi
judeţene de integrare socială a romilor, din cele şase judeţe ale Regiunii de Dezvoltare Centru
- Alba, Braşov, Sibiu, Harghita, Covasna şi Mureş.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/10/romi.jpg

1.12.21 Campanie murdară cu ziarul nimănui (2012-12-06 15:57)

[1] Copreşedintele USL Mureş, Ciprian Dobre, a respins joi acuzaţiile formulate la adresa
candidatului USL la Senat în Colegiul nr. 3 Mureş, Akos Mora, într-o publicaţie distribuită în
Sighişoara care foloseşte sigla unui cotidian local, arătând că va depune o plângere la Biroul
Electoral Judeţean Mureş.

’Vom depune plângere la Biroul Electoral Judeţean, sunt convins că aceştia o vor adresa către
IJP Mureş şi aceştia vor identifica autorii şi dacă e vorba de acelaşi cotidian. Eu am spus că e
un ziar, ’24 de ore’, n-am spus că aparţine cotidianului sau redacţiei (24 ore mureşene, n.r.).
Tocmai am subliniat împrejurarea că nu există casetă redacţională, dar nici nu este asumat ca
material electoral în sensul de a scrie pe el cine l-a tipărit şi în ce tiraj’, a arătat Dobre, într-o
conferinţă de presă.

Acesta a spus că publicaţia respectivă îl denigrează pe candidatul USL, Akos Mora, căruia i se
impută derularea unor afaceri dubioase cu statul, acte de corupţie sau alte afaceri demne de
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interesul DNA.

Ciprian Dobre a susţinut că în publicaţia respectivă toţi candidaţii la Senat din Colegiul nr. 3
şi la Camera Deputaţilor din Colegiul nr. 6 ar fi denigraţi, cu excepţia reprezentanţilor Alianţei
România Dreaptă.

În replică, redacţia şi administraţia cotidianului ’24 ore mureşene’ a anunţat joi, într-un comu-
nicat de presă, că a luat cu surprindere la cunoştinţă faptul că ’în aceste zile cu o puternică
încărcătură electorală a fost distribuit pe piaţă un aşa-numit supliment al cotidianului nostru
prin care sunt atacaţi unii competitori înscrişi în campania electorală prin articole neasumate
de vreun autor’.

Redacţia cotidianul a solicitat organelor de anchetă să identifice şi să tragă la răspundere
persoanele care folosesc ilegal numele ziarului.

’Pe această cale, ţinem să vă informăm că pe tot parcursul campaniei electorale cotidianul
nostru nu a publicat vreun supliment electoral şi considerăm demersul celor care au clonat
practic publicaţia noastră drept unul profund imoral şi de natură a prejudicia imaginea cotidi-
anului ’24 ore mureşene’. În consecinţă solicităm public organelor competente să depisteze
şi să tragă la răspundere, potrivit legii, persoanele care, în plină campanie electorală, au găsit
de cuviinţă să se folosească, fără acordul nostru, de numele cotidianului ’24 ore mureşene’,
un cotidian respectat de cititori din judeţul Mureş pe parcursul celor 19 ani de existenţă,
pentru a da mai multă greutate informaţiilor vehiculate, indiferent dacă acestea au fost sau
nu confirmate din surse oficiale’, se arată în comunicat.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/BEC.jpg

1.12.22 BC Mureș, cu un nou conducător de joc (2012-12-06 16:07)

[1] Preşedintele BC Mureş, Cornel Lungu a declarat astăzi, că s-a realizat transferul
jucătorului lituanian Gediminas Navickas pe postul de conducător de joc. Această mutare a
fost necesară după accidentarea lui Matija Ceskovicm, care se dovedeşte una destul de gravă.
Revenirea lui este aşteptat la sfârşitul turului de campionat.

Navickas a fost cel de al şaptelea jucătorl al lui CSM Oradea, antrenorul de acolo preferându-l
pe William Franklin în detrimentul lituanianului. Navickas va fi prezentat presei vineri într-o
conferinţă de presă la ora 13. El este deja la Tg-Mureş, se antrenează cu echipa şi antrenorul
speră să-l folosească în meciul de sâmbătă împotriva echipei BCMU Pitesti.
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Sursa: BC Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/Bc-mures-5.jpg

1.12.23 Teroriști prinși în România, plănuiau un atentat (2012-12-07 06:43)

[1] Două persoane care plănuiau comiterea unui atentat pe teritoriul României în perioada
sărbătorilor de iarnă au fost prinși de către Serviciul Român de Informații. Cei doi se pare că
activau într-o structură afiliată Al-Qaida și intenționau să coopteze în organizarea atentatului
și persoane de pe teritoriul României. În comunicatul de presă emis de SRI după capturarea
celor doi, se mai precizează:

Urmare a informaţiilor obţinute în cadrul Sistemului Naţional pentru Prevenirea
şi Combaterea Terorismului (SNPCT), SRI, în cooperare cu celelalte instituţii din
cadrul Sistemului, a întreprins o serie de măsuri complexe de documentare a unor
activităţi pregătitoare pentru comiterea unei acţiuni teroriste pe teritoriul României
în perioada sărbătorilor de iarnă de către o structură extremistă afiliată ideologic
organizaţiei AL - QAIDA. În acest sens, au fost monitorizate acţiunile întreprinse de
către membrii structurii aflaţi în ţara noastră, consideraţi ”puncte de sprijin”, ce se
aflau sub coordonare externă, în condiţii de conspirativitate. S-a stabilit că aceştia
urmau să asigure suport pentru desfăşurarea întregii operaţiuni, relevant fiind şi
faptul că unul dintre cei în cauză deţine cunoştinţe cu privire la confecţionarea unor
dispozitive explozive improvizate. De asemenea, s-au obţinut informaţii potrivit
cărora, pentru punerea în aplicare a acţiunii preconizate, s-a încercat cooptarea
unor persoane cunoscute ca susţinători ai unor grupări jihadiste, care să acţioneze
împreună cu „punctele de sprijin” din România.

Datele şi informaţiile relevante obţinute în caz au fost valorificate, potrivit legii, la
Parchetul de pe lângă Curtea de Apel Bucureşti, care a susţinut în faţa instanţei
competente propunerea SRI de declarare ca indezirabili a cetăţenilor străini R. M.
şi A.M implicaţi în activităţi de natură a afecta grav securitatea naţională pe profil
antiterorist. Urmare a Sentinţei Curţii de Apel Bucureşti, cei doi cetăţeni străini
au fost reţinuţi şi luaţi în custodie publică, în vederea îndepărtării de pe teritoriul
naţional.

În calitate de autoritate naţională în domeniul prevenirii şi combaterii terorismului,
SRI, împreună cu celelalte instituţii din cadrul SNPCT, are ca prioritate majoră
prevenirea oricăror riscuri şi ameninţări pe profil antiterorist.
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Sursa: SRI

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/1156821_34132110.jpg

1.12.24 Zăpada începe să îngreuneze traficul (2012-12-07 08:35)

[1] Compania Națională de Autostrăzi și Drumuri Naționale anunță că în noaptea dinspre
joi spre vineri, s-a acţionat cu un număr de 340 autoutilaje şi au fost răspândite 1.463 tone de
materiale antiderapante. O parte din drumurile vizate sunt în județul Mureș sau aproape de
județul Mureș. Este vorba mai exact de următoarele sectoare de drum:

DN 12 km 43 +000 – km 166 000, Tuşnad - Topliţa - zăpadă frământată 0-1cm

DN 13A km 0+000 – km 11+000, Bălăuşeri - Sg de Pădure - zăpadă frământată 0-2 cm;

DN 13B km 0+000 - km 48+000, Praid - Gheorgheni - zăpadă frământată 0-2 cm;

DN 15 km 170 +000 – km 223+411, Topliţa - lim jud Nt - parţial zăpadă frământată 0-1cm;

Comunicatul CNADNR mai precizează:

CNADNR-SA roagă participanţii la trafic ca în perioada următoare să respecte cu
maximă atenţie restricţiile de viteză specifice sezonului, să adapteze viteza de
deplasare la condiţiile meteo-rutiere existente şi să echipeze vehiculele adecvat
(cauciucuri de iarnă, lanţuri, lopată), etc. Informaţii suplimentare privind starea
reţelei de drumuri naţionale pot fi obţinute de la Dispeceratul Companiei Naţionale
de Autostrăzi şi Drumuri Naţionale din Romania S.A., la numerele de telefon
021/264.33.33; 021/9360

Sursa: CNADNR
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1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/02/deszapezire-localitati-1.jpg

1.12.25 17.000 de votanți cu probleme la buletine (2012-12-07 12:13)

[1] Din cei 482.203 de cetăţeni cu drept de vot aflaţi pe listele electorale permanente
în judeţul Mureş, peste 17.000 au probleme cu documentele de identitate, majoritatea prin
expirarea datei de preschimbare.

Potrivit datelor furnizate de Instituţia Prefectului Judeţul Mureş, numărul persoanelor care au
documentele de identitate expirate sau care nu deţin cărţi de identitate rămâne constant şi
cei care au astfel de probleme se pot adresa Serviciilor Publice Comunicate de Evidenţă a
Persoanelor de pe raza judeţului inclusiv în ziua alegerilor.

Pentru alegerile de duminică, numărul alegătorilor de pe listele electorale permanente a
scăzut la 482.203, faţă de 485.322 câţi erau la alegerile locale (cu 3.119 mai puţini), iar
numărul secţiilor de votare va fi mai mare cu 28, adică de la 541 în vară, la 569.

Au fost tipărite un număr de 1.070.576 buletine de vot (câte 535.288 pentru fiecare Cameră),
au fost confecţionate 570 ştampile de control ale secţiilor de votare şi au fost recepţionate
2.845 ştampile cu menţiunea ’votat’. Pentru secţiile nou înfiinţate au fost confecţionate 38 de
cabine duble de vot, 42 urne fixe şi 21 urne mobile, au fost achiziţionate 453.297 de timbre
autocolante şi materialele consumabile ce vor fi distribuite secţiilor de votare (tuş, tuşiere,
rechizite, etc.).

De asemenea, pentru scrutinul de duminică au fost tipărite şi distribuite 569 de publicaţii
cu numerotarea şi delimitarea secţiilor de votare, iar Autoritatea Electorală Permanentă a
transmis în judeţul Mureş 1.197 de broşuri cuprinzând reglementările şi instrucţiunile privind
alegerea Camerei Deputaţilor şi a Senatului, respectiv 1316 postere şi 660 pliante informative
pe aceeaşi temă.

În judeţul Mureş, pe cele 12 colegii candidează 66 de persoane, dintre care 23 în cele patru
colegii senatoriale şi 43 în cele opt colegii pentru Camera Deputaţilor, din partea Alianţei
România Dreaptă (ARD), Uniunii Social Liberale (USL), Uniunii Democrate a Maghiarilor din
România (UDMR), Partidului Poporului Dan Diaconescu (PPDD), Partidului Popular al Maghiar-
ilor din Transilvania (PPMT), Partidului România Mare (PRM) şi Partidului Ecologist Român (PER).

Pentru Colegiul nr. 1 Senat candidează Marius Paşcan (ARD), senatorul Gyorgy Frunda (UDMR),
Ştefan Someşan (USL), Răzvan Laurenţiu Drăguleţ (PRM), Gabriel Gabor (PPDD) şi Jakab Istvan
(PPMT).

Pentru Colegiul nr. 2 Senat: dr. Schwartz Ladislau (ARD), senatorul Marko Bela (UDMR),
Cosmin Duma (USL), Sorin Pompei Pădurean (PRM), Dorin Dogaru (PPDD) şi Tokes Andras
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(PPMT).

Pentru Colegiul nr. 3 Senat: senatorul Petru Başa (ARD), Akos Mora (USL), Csép Éva Andrea
(UDMR), Valentin Precup (PPDD) şi Mathe Janos (PPMT).

Pentru Colegiul nr. 4 Senat: Dumitru Matei (ARD), Alexandru Petru Frătean (USL), Balogh
Jozsef (UDMR), Maria Diaconescu (PRM), Maria Cocean (PPDD) şi Varga Lorand (PPMT).
În Colegiul nr. 1 pentru Camera Deputaţilor candidează: Ioana Roman (ARD), Dan Sâmpălean
(USL), deputatul Kerekes Karoly (UDMR), Constantin Mărgărit Amza (PRM), Doina Ţintoşan
(PPDD) şi Portik Vilmos (PPMT). În Colegiul nr. 2 Camera Deputaţilor: deputatul Doru Oprişcan
(ARD), Florin Buicu (USL), Lokodi Edita Emoke (UDMR), Alexandru Presecan (PPDD), Zoltan
Boros (PPMT).

În Colegiul nr. 3 Camera Deputaţilor: Teodor Giurgea (ARD), Lukacs Lorand (USL), deputatul
Kelemen Attila (UDMR) şi Anghel Chiorean (PPDD).

În Colegiul nr. 4 Camera Deputaţilor: Florin Urcan (ARD), Manuel Butiulcă (USL), Fodor József
(UDMR), Ioan Florin Avram (PRM), Mircea Ignat (PPDD), Man Tudor Eduard (PER) Pálosi Csaba
(PPMT).

În Colegiul nr. 5 Camera Deputaţilor: Meleg Viktor (ARD), Dinu Socotar (USL), deputatul Laszlo
Borbely (UDMR), Tiberiu Gabor (PPDD) şi Laszlo Gyorgy (PPMT).

În Colegiul uninominal nr. 6 Camera Deputaţilor: deputatul Toader Stroian (ARD), Anne Rose
Marie Jugănaru (USL), Gogolák-Hrubecz Csongor (UDMR), Cristian Sefer (PPDD) şi Olvedi Zsolt
(PPMT).

În Colegiul nr. 7 Camera Deputaţilor: Ioan Vasu (ARD), Ioan Cristian Chirteş (USL), Sallai Imre
(UDMR), Emanoil Hurdugaci (PRM) şi Septimiu Curticăpean (PPDD).

În Colegiul uninominal nr. 8 Camera Deputaţilor: Liviu Todoran (ARD), deputatul Vasile Gliga
(USL), Erõss Csaba (UDMR), Ioan Jărcan (PRM), Ioan Feier (PPDD) şi Barabás Tibor (PPMT).

ARD, USL, UDMR şi PPDD au depus liste de candidaţi pentru toate cele patru colegii senatoriale
şi în cele opt pentru Camera Deputaţilor, PPMT a depus pentru patru colegii senatoriale şi
şase pentru Camera Deputaţilor, PRM pentru trei colegii senatoriale şi patru pentru Camera
Deputaţilor, iar PER a depus un candidat pentru un colegiu la Camera Deputaţilor.

AGERPRES
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1.12.26 26 de incidente electorale de la debutul campaniei (2012-12-07 13:18)

[1] De la debutul Campaniei electorale şi până în prezent, în judeţul Mureş au fost sesizate
un număr de 26 incidente electorale. Din numărul total al incidentelor înregistrate, 11 sesizări
au vizat mediul urban şi 15 mediul rural; 13 dintre incidentele sesizate au fost soluţionate
după cum urmează :

- în cazul a 5 incidente au fost aplicate 10 sancţiuni contravenţionale

- un incident în care s-a întocmit dosar penal, 4 persoane fiind cercetate sub aspectul săvârşirii
infracţiunii de furt calificat de afişe electorale cu soluţie prin Parchetul de pe lângă Judecătoria
Tg.Mureş

- în cazul a 7 incidente sesizate, acestea nu s-au confirmat

13 incidente se află încă în lucru, fiind întocmite 11 dosare penale în care sunt cercetate 8
persoane, soluţiile urmând a fi formulate prin unităţile de parchet competente, în cazul altor 2
incidente electorale sesizate, se efectuează verificări pentru stabilirea vinovaţilor şi aplicarea
sancţiunilor contravenţionale, cu privire la încălcarea prevederilor art. 50 lit. f, din Legea
35/2008, vizând deteriorarea de afişe electorale.

Sursa: IPJ Mureș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/Dovada-c%C4%83-Florin-Urcan-a-purtat-toat%C4%83-campania-pe-
sub-c%C4%83ma%C8%99%C4%83-un-tricoul-cu-Akos-Mora.jpg

1.12.27 Amenzi de la Poliție pentru 2 firme de deszăpezire (2012-12-07 13:21)

[1] Două societăţi comerciale care ar fi trebuit să acţioneze pentru îndepărtarea zăpezii
de pe carosabil pe DN 13A şi pe DJ 151 B au fost amendate de Poliţia Rutieră Mureş, după ce
pe tronsoanele respective s-au produs două accidente soldate cu trei răniţi şi avarii auto, a
anunţat vineri, Inspectoratul de Poliţie al Judeţului (IPJ) Mureş.

Potrivit Biroului de Presă al IPJ Mureş, un eveniment s-a produs pe DN 13 A în localitatea
Chibed, soldat cu trei răniţi uşor şi pe DJ 151 B în Dealul Bandului, unde a avut loc un accident
soldat cu avarii auto, iar traficul a fost blocat timp de 30 de minute.

’Conform art. 105 din OUG 195/2002, pentru lipsa intervenţiei, societăţilor comerciale re-
sponsabile le sunt aplicate sancţiuni, între 21 şi 100 puncte amendă (de la 1.470 la 7.000 de
lei) (...) Poliţiştii rutieri vor fi la datorie, pentru ca traficul rutier şi pietonal să se desfăşoare
în condiţii de normalitate. În acest sens, în zonele în care va ninge, vor fi instituite filtre
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rutiere pentru verificarea echipării corespunzătoare a autoturismelor pentru sezonul de iarnă
dar şi a modului în care societăţile responsabile cu intervenţia la deszăpezire, îşi îndeplinesc
îndatoririle’, precizează IPJ Mureş.

AGERPRES
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1.12.28 1.800 de brazi scoși la vânzare de Direcția Silvică (2012-12-07 17:17)

[1] Direcţia Silvică Mureş scoate la vânzare doar 1.835 de brazi de Crăciun, cu mult sub
necesităţile pieţei, din cauza răspândirii reduse a bradului alb în pădurile de pe raza judeţului.

’În această iarnă, Direcţia Silvică Mureş poate oferi pomi de Crăciun din păcate doar în
număr de 1.835 de bucăţi, care este posibilitatea pădurilor judeţului de a oferi acest produs,
sigur departe de necesarul pieţei. Fiind o specie de umbră, fiind o specie care reprezintă 2 %
dintre răşinoasele ţării şi 1 % din răşinoasele judeţului Mureş, nu putem oferi pieţei suficienţi
pomi de Crăciun. Aceşti 1.835 brazi de Crăciun vor fi puşi în vânzare din data de 17 decembrie,
la Depozitul de Armăsari, preţurile sunt de la înălţimi de 0,70-1,30 metri - 20 de lei, 1,35-2,00
metri - 25 de lei, de la 2 la 3 metri, 30 de lei plus TVA’, a declarat presei, vineri, Adrian Pârlea,
purtătorul de cuvânt al Direcţiei Silvice Mureş.

Acesta a spus că instituţia ar putea pune la dispoziţia doritorilor mai mulţi molizi, însă
numai în baza unor comenzi ferme.

’Există molidul care nu se cere pe piaţă şi din care am putea oferi pieţei mii de bucăţi,
pentru că este 98 % din răşinoasele judeţului, pe bază de comandă, pentru că nu tăiem fără
comenzi ferme, ar fi de 10, 15 şi 20 de lei la înălţimile specificate anterior’, a susţinut Pârlea.

Potrivit reprezentantului Direcţiei Silvice Mureş, experienţa anilor trecuţi arată că în judeţ nu a
fost niciodată criză de brazi de Crăciun, întrucât acesta a fost asigurat de judeţele cu potenţial
mai mare - Neamţ, Suceava, Harghita, Covasna - dar şi de agenţii economici, care au importat
din ţările nordice.

’Sunt deja agenţi economici care au reuşit să înfiinţeze plantaţii specializate de pomi de
Crăciun, totuşi să nu uităm că un asemenea pom de Crăciun are 10-15 de ani şi din anul
acesta şi cel următor vor apărea şi agenţi economici privaţi din România care vor încerca să
acopere această necesitate de pomi de Crăciun’, a mai spus Adrian Pârlea.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/brazi.jpg
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1.12.29 Încurcătură de buletine de vot la Beica de Jos (2012-12-09 10:04)

[1] Membrii secţiei de votare numărul 276 din comuna Beica de Jos au sesizat, după ce
trei persoane au votat, că buletinele de vot primite, care purtau ştampila de control a secţiei
respective, erau pentru Colegiul uninominal numărul 7 şi nu pentru Colegiul numărul 8 de
care aparţine comuna.

Purtătorul de cuvânt al Biroului Electoral Judeţean Mureş, Hegyi Piroska, a precizat că la secţia
nr. 276 au fost primite 200 de astfel de buletine de vot pentru Camera Deputaţilor, dar că
membrii secţiei de votare nu au observat acest lucru din timp, ci doar după ce trei alegători
au votat.

’S-au luat măsuri să primească buletine de vot valabile pentru colegiul respectiv, iar primarul,
pe baza procesului verbal să asigure buletinele de vot. Au votat 3 persoane în condiţiile în
care buletinele de vot erau pentru alt colegiu. BEJ va hotărî ce să facă cu aceste buletine de
vot, fiindcă nu e culpa oamenilor care au votat. Probabil vor fi anulate. Au fost 200 de buletine
pentru Camera Deputaţilor’, a arătat Hegyi Piroska.

Potrivit acesteia, până la înlocuirea buletinelor de vot procesul electoral a fost suspendat.

Purtătorul de cuvânt al BEJ Mureş a spus că în prezent se votează în condiţii normale în toate
secţiile de votare, inclusiv în cele două secţii care au avut probleme de dimineaţă din cauza
unor pene de curent electric.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/BEC.jpg

1.12.30 Codul galben de ninsori se prelungește (2012-12-09 11:49)

[1] Administraţia Naţională de Meteorologie a emis duminică două atenţionări meteorolog-
ice Cod galben de ninsoare şi ploi abundente în majoritatea zonelor ţării, valabile duminică de
la ora 13.00 până luni la ora 11.00. Astfel, prima atenţionare vizează perioada 9 decembrie,
ora 13.00 - ora 20.00, iar în intervalul amintit vor fi precipitaţii în majoritatea regiunilor, sub
forma de ninsoare în Banat, Crişana, Maramureş, jumătatea de nord a Moldovei şi în zona mon-
tană, mixte în Transilvania şi în sudul Moldovei şi ploi în Dobrogea, nordul şi estul Munteniei.
1528 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/05/BEC.jpg


1.12. DECEMBER BlogBook

Cantităţile de precipitaţii vor depăşi 25...30 l/mp în Carpaţii Orientali şi în estul teritoriului.
Vântul va avea intensificări temporare, iar în zona de munte şi în sud-vest va viscoli ninsoarea.

A doua atenţionare Cod Galben vizează ninsori, ploi abundente, polei, intensificări de vânt, în
intervalul 9 decembrie, ora 20.00 - 10 decembrie, ora 11.00. În cursul nopţii de duminică spre
luni şi în prima parte a zilei de luni vor mai fi precipitaţii în jumătatea de est a ţării şi izolat se
vor acumula cantităţi de peste 25 l/mp. Va ninge la munte, în estul şi sud-estul Transilvaniei,
în cea mai mare parte a Munteniei şi Moldovei şi în sud-estul Olteniei, iar în Dobrogea vor
predomina ploile. În sud-estul teritoriului vor fi condiţii de polei. Vântul va avea intensificări,
iar în Muntenia, sudul Moldovei, precum si în zona Carpaţilor de Curbură va viscoli ninsoarea.

AGERPRES
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1.12.31 Rezultate finale: USL câștigă și în Mureș (2012-12-10 09:19)

[1] Uniunea Social Liberală a câştigat alegerile în judeţul Mureş, atât la Camera Deputaţilor,
cât şi la Senat, potrivit datelor finale furnizate de Biroul Electoral Judeţean după centralizarea
voturilor din cele 596 de secţii de votare.

La Senat, în cele 569 secţii, adică 100 %, numărul alegătorilor care s-au prezentat la urne este
de 201.836, din totalul de 484.889, USL obţinând 75.263 (38,65 %), UDMR - 67.519 (34,67 %),
ARD - 23.358 (11,99%), PPDD - 18.300 (9,39%), PPMT - 7.153 (3,67%) şi PRM - 3.121 (1,60%).

Din cele 201.836 de voturi, 194.714 sunt voturi valabil exprimate.

La Camera Deputaţilor după centralizarea voturilor, în cele 569 secţii e votare au fost 193.290
de voturi valabil exprimate, din care USL a primit 74.398 de voturi (38,49 %), UDMR - 66.447
(34,37 %), ARD - 22.499 (11,64 %), PPDD - 16.833 (8,70 %), PPMT - 5.610 (2,90 %) şi PRM -
1.159 (0,69 %).

AGERPRES
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1.12.32 Antrenamente cu greutate (2012-12-11 06:27)

[1] Agenţi de pază ai unei firme private din Tîrnăveni precum şi componenţi ai clubului
de karate Mushashi au avut onoarea de a se antrena alături de Sensei Tibor Rostás, 6 Dan în
Karate Wado-Ryu şi preşedintele Asociaţiei Maghiare de Wado Karate.

Sensei Tibor Rostás este ofiţer de poliţie din anul 1988, fiind responsabil cu antrenarea trupelor
speciale ale poliţiei maghiare. De asemenea, în anul 2001 a contribuit la formarea luptătorilor
din forţele speciale uruguayene (U.S.C.); a instruit în tehnici de „close combat” (tehnici de
luptă specifice forţelor speciale) trupele speciale ale poliţiei române, respectiv D.I.A.S Cluj.
În plan sportiv, cea mai notabilă performanţă a fost câştigarea locului 1 la Cupa Mondială din
1993, desfăşurată în Colorado Springs, SUA.

Pe durata celor trei zile de stagiu, Sensei Rostás a predat tehnici de luptă specifice forţelor de
securitate, pe care le-a combinat cu tehnici de karate, rezultatul acestei combinaţii fiind un
stil de luptă extrem de eficient.

„Un plus de realism a adus stilul de predare a lui Sensei Rostás, care a insistat ca fiecare
exerciţiu să fie executat aproape ca în situaţii reale de luptă. Una dintre concluziile importante
ale acestui seminar a fost aceea că persoanele care lucrează în trupe speciale/poliţie/companii
de securitate, ar fi de preferat să fie la curent cu tot ceea ce apare nou în domeniul de
activitate, atât din punct de vedere tactic, cât şi psihologic sau fizic, datorită schimbărilor
inerente care se produc în societate, şi de ce nu şi în lume”, a declarat Sensei Cosmin Popa,
centură neagră 4 dan, de la clubul de karate Mushashi din Târnăveni.

La seminar au participat angajaţi ai unor companii de securitate, sportivi, dar şi angajaţi ai
unor instituţii investite cu atribuţii de pază şi securitate.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/grup.jpg

1.12.33 La Luduş s-a înfiinţat un Centru Antidrog (2012-12-11 06:33)

[1] Desfăşurată în Sala festivă a Şcolii Gimnaziale „Ioan Vlăduţiu” Luduş, şedinţa de

constituire a punctului de lucru al Asociaţiei Europene pentru Siguranţă şi Antidrog (AESA) a

reunit factori de răspundere din oraş, cadre didactice şi un mare număr de elevi de la Liceul

Industrial şi de la Şcoala Gimnazială „Ioan Vlăduţiu”.
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„Drogurile, un flagel care ucide”

La prima întâlnire cu publicul, preşedinta AESA Luduş, Ana Bordan a primit pe Florea Voicu,
preşedintele AESA Bucureşti; Victoria Andronescu, director AESA şi Ioan Manea, vicepreşedinte
AESA Bucureşti. Din partea autorităţilor locale au fost prezenţi primarul Cristian Moldovan,
comisarul Nicolae Cotta şi subinspectorul Iulian Cojocar din partea Poliţiei oraşului şi profesorii
Cristina Dancu, Adrian Banea, Melania Călugăr, Otilia Dobrău, Daniel Ţeculescu, viitorii
colaboratori ai AESA Luduş.

„Începând de azi vom demara (în colaborare cu Primăria oraşului şi a primarului Cristian
Moldovan) acţiuni de prevenţie pentru stoparea consumului şi traficului de droguri, alcool,
tutun, etnobotanice şi energizante”, a declarat Ana Bordan.

Pe această temă a vorbit primarul Cristian Moldovan, Florea Voicu, Nicolae Cotta, subin-
spectorul Cojocaru şi Ioan Manea, iar în final a fost prezentat un film documentar despre
consecinţele consumului de droguri, film urmărit cu atenţie de întreaga asistenţă.

AESA este un organism nonguvernamental, apolitic şi nonprofit, având ca ţintă specifică
aplicarea măsurilor de educare pentru prevenirea, combaterea şi consilierea persoanelor
dependente de droguri.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/CENTRU-ANTIDROG.jpg

1.12.34 Borbély, un parlamentar de Mureș pentru Mureș (2012-12-11 06:39)

[1] S-a născut în 26 martie 1954, în Tîrgu-Mureș. Este un politician român de etnie
maghiară, care îndeplinește funcția de deputat de Mureș în Parlamentul României și a fost
ministru al Mediului în Guvernul Boc și în Guvernul Ungureanu.

A urmat cursurile Institutului de Științe Economice din cadrul Universității Timișoara (1973-
1977), absolvind apoi un curs postuniversitar la Academia de Studii Economice din București
(1985) și un seminar postuniversitar la Universitatea din Salzburg (1991).

După absolvirea facultății, a lucrat ca economist la Întreprinderea Mecanică „Republica" din
Reghin și la BJATM Tîrgu-Mureș (1977-1984) și apoi ca șef-birou comercial la ICRA Tg. Mureș
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(1984-1990).

Imediat după Revoluția din decembrie 1989, Borbély László devine vicepreședinte al FSN din
Tîrgu-Mureș (martie - mai 1990), apoi odată cu înființarea Uniunii Democratice a Maghiarilor
din România (UDMR), devine membru al UDMR și este ales ca președinte al Filialei Județene
UDMR Mureș (1990-1994). În prezent, el este vicepreședinte executiv al UDMR pe probleme
de guvernare (din 1998) și președinte al Consiliului Reprezentanților Filiala Județeană Mureș a
UDMR (din 2000).

În perioada 1990–1996 a fost deputat de Mureș în Parlamentul României, fiind ales pe listele
UDMR. În calitate de deputat, a îndeplinit următoarele funcții: membru în Comisia pentru
industrie și servicii (1990-1992), secretar al Comitetului Director al Grupului Român al Uniunii
Interparlamentare (1990-1992), membru în Comisia pentru politică economică, reformă și
privatizare (1992 - septembrie 1994 și februarie - decembrie 1996), membru în Comisia
Parlamentului României pentru integrare europeană (1992-1996), vicepreședinte al grupului
parlamentar UDMR (1991-1994), membru al Biroului Permanent al Camerei Deputaților
(1992-1995) și secretar al Camerei Deputaților (septembrie 1994 - decembrie 1995).
După o perioadă în care a îndeplinit funcția de secretar de stat la Ministerul Lucrărilor Publice
și Amenajării Teritoriului (1996-2000), Borbély László revine începând din anul 2000 ca
deputat de Mureș în Parlamentul României, fiind ales pe listele UDMR. În calitate de deputat,
îndeplinește funcțiile de: secretar (septembrie 2001 - februarie 2004) și chestor (decembrie
2000 - septembrie 2001, februarie 2004 - ianuarie 2005) al Biroului Permanent al Camerei
Deputaților, membru al Delegației Parlamentului României la Inițiativa Central-Europeană - Di-
mensiunea Parlamentară (2000-2004), membru în Comisia pentru egalitatea de șanse pentru
femei și bărbați (decembrie 2004 - februarie 2005), membru în Comisia pentru buget, finanțe
și bănci (februarie 2005 - februarie 2008) și membru în Comisia pentru politică economică,
reformă și privatizare (din februarie 2008).

După formarea Guvernului Tăriceanu, Borbély László a fost numit în funcția de ministru
delegat pentru lucrări publice și amenajarea teritoriului (29 decembrie 2004 - 5 aprilie
2007). După remanierea guvernului prin înlăturarea miniștrilor membri ai Partidului Democrat,
funcția lui Borbély este desființată, el fiind numit la data de 5 aprilie 2007 ca ministru al
dezvoltării, lucrărilor publice și locuințelor (minister format prin contopirea Ministerului Inte-
grării Europene condus de Anca Boagiu cu structura ministerială condusă anterior de Borbély).

La data de 5 aprilie 2012 a demisionat din funcția de ministru al apelor, pădurilor și mediului.
Interimatul a fost preluat de Mihai Răzvan Ungureanu.

De asemenea, László Borbély este președintele Fundației Culturale „Dr. Bernády György”
din Tg. Mureș (din 1991) și cadru didactic asociat la Universitatea „Sapienția” din Tîrgu-Mureș.

În afară de limbile maghiară (maternă) și română, László Borbély vorbește și limba engleză.
El este căsătorit și are o fiică (Eszter Borbély) și un fiu.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/borbely-laszlo.jpg
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1.12.35 Akos Mora pentru prima dată în Parlament (2012-12-11 06:47)

[1] S-a născut în 9 iulie 1972, fiind căsătorit și având trei copii. În perioada 1997 - 1998
a fost director tehnic la SC NaturFruct SA. În perioada 1998 - 2000 a devenit director general
la SC Naturfruct SA. Apoi, din 2008 până în prezent a ocupat funcția de Director construcții la
compania de construcții Moragroind SRL Tîrgu-Mureș.

Referitor la experiența politică trebuie precizat că în perioada 2001 – 2005 a fost Secretar
general PNL Mureș. Apoi, din 2005 până în prezent este vicepreședinte PNL Mureș. În plus,
a fost mai mulți ani la rând consilier județean în cadrul Consiliului Județean Mureș din partea
PNL Mureș.

Studiile universitare și le-a terminat în 1995, când a absolvit Universitatea Tehnică Cluj -
Napoca, Facultatea Acționări electrice și roboți industriali. Astfel, deține licența de inginer
acționări electrice.

În 2011, a avut probleme cu DNA. Potrivit unui comunicat al ANI, consilierul Akos Mora
a încheiat prin S.C. MORAGROIND S.R.L., societate în cadrul căreia deține atât funcția de
director, cât și calitatea de asociat, contracte de execuție lucrări atât cu unități aflate sub
autoritatea Consiliului Județean Mureș, precum Spitalul Clinic Județean de Urgență Tîrgu-Mureș,
Spitalul Municipal „Dr. Ghe. Marinescu” Tîrnăveni, cât și cu alte unități administrativ-teritoriale
de pe raza Județului Mureș cum ar fi Inspectoratul Școlar Județean Mureș, Primăria Suplac,
Primăria Craiești, Primăria Orașului Iernut, Consiliul Local al Comunei Breaza, Primăria mu-
nicipiului Sighișoara, în valoare totală de 15.689.344 de lei.

Akos Mora a spus ca respectivele contracte încheiate cu spitalele din Mureș au fost semnate cu
firma MORAGROID, înainte ca unitățile spitalicești să intre în subordinea Consiliului Județean
Mureș, astfel neavând legătură cu incompatibilitatea.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/Screen-Shot-2012-12-11-at-8.44.10-AM.png

1.12.36 Cristian Chirteș va apăra pădurile de la București (2012-12-11 06:51)

[1] S-a născut în 1972, în Ibănești, Mureș. Între anii 1986 - 1990 a urmat cursurile
liceale la Liceul Silvic Gurghiu. În perioada 1990 -2008 a absolvit trei facultăți: Silvicultură
şi exploatări forestiere la Universitatea „Transilvania" – Braşov; Managementul sectorului
public la Universitatea de Petrol - Gaze, Ploieşti; Analize financiare – finanţe la Universitatea
"Babes-Bolyai" Cluj-Napoca.
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Ca experiență profesională se remarcă între anii 1995 -2005 ca inginer silvic la Direcția Silvică
Mureș. Apoi, între 2004 -3005 a activat ca șef Ocol Silvic Fâncel, în cadrul Direcției Silvice
Mureș. În perioada 2005 – 2008 a fost Director la R.N.P ROMSILVA - Direcţia Silvică Mureş. Din
2008 a ocupat funcția de vicepreşedinte al Consiliului Judeţean Mureş având ca principale
activități Coordonarea unor compartimente din aparatul de specialitate al Consiliului Judeţean,
precum şi coordonarea şi controlul activităţii unor instituţii şi servicii publice din subordinea
Consiliului Judeţean.

Cunoaște limbile franceză și engleză la nivel bun, respectiv mediu.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/article_full_360_538.jpg

1.12.37 Vasile Gliga a pornit de la două viori (2012-12-11 06:54)

[1] S-a născut în 1959 în Ibănești, jud. Mureș. Este căsătorit și are trei copii. Activitate
profesională: 1977 - 1980: sculptor lemn; 1985 - 1989: inginer; 1989 - 1991: şef atelier; 1991
- 1991: director adjunct ; 1991 - 1995: director; 1995 - 2001: asociat; 2001 - 2002: asigurat;
2002 - prezent: şef Serviciu Marketing.

În 1991 Vasile Gliga avea să pornească o afacere ajunsă astăzi de succes. Lutier, plecat dintr-o
fabrică de profil, dar de stat, Vasile știa doar că vrea să facă viori de cea mai bună calitate
din bogăția Văii Gurghiului, acel lemn pe care lutierul îl învață să cânte. Vasile și Elena Gliga
au început de la două viori pe care le-au fabricat într-o lună, iar apoi le-au vândut. Dar aveau
încredere că lucrurile pot merge bine. Certitudinea era o vioară vândută în anul 1990, la Viena,
cu 5.000 de mărci, o vioară pe care juriul de la Cremona a apreciat-o la un concurs organizat
în 1988. În anul 1995 firma deja dădea 48 de salarii.

Dacă în anul 1991 familia Gliga producea doar instrumente de maestru, în 1997 a apărut
a doua fabrică, destinată instrumentelor student. Trei ani mai târziu, în 2000, și-a început
activitatea și a treia fabrică, deschisă la Toplița, unde se fabrică instrumentele școală.
La această oră Gliga Instrumente Muzicale produce aproximativ 30.000 de viori, viole, vio-
loncele și contrabași pe an, iar fabrica de la Reghin este vizitată anual de un public atât de
numeros, încât a fost nevoie de angajarea unor oameni pentru a face turul fabricii cu vizitatorii
și perceperea unui bilet la intrare, lucru care la început nu se întâmpla.

Viorile marca Gliga sunt cunoscute în toată lumea, sunt exportate în bună parte în Statele
Unite ale Americii, însă și în alte țări de pe aproape toate continentele. Practic, nu există
cerință pe care compania să nu o poată onora. Fie că este vorba de gravuri, picturi, ornamente
sau accesorii mai speciale pe care vioara comandată le cere, la Reghin se poate face aproape
orice. Fără îndoială, afacerea producției de viori este una din cele mai frumoase povești de
succes clădite la Reghin.
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Funcţii, activităţi în alte organizaţii naţionale: 2004 - prezent: preşedinte Federaţia Română
de Dans Sportiv; 2002 - prezent: preşedinte Asociaţia Judeţeană de Dans Sportiv Mureş; 2006
- prezent: preşedinte Asociaţia de Vânătoare "Genesis" Reghin; 2007 - prezent: membru
Asociaţia de Vânătoare "Ecosilva" Reghin. Este membru PSD.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/vasile-gliga-1.jpg

1.12.38 Kelemen: medic veterinar și puternic combatant (2012-12-11 07:00)

[1] Kelemen Attila Béla Ladislau s-a născut la 4 mai 1948, în Tîrgu-Mureș. Este căsătorit și
are doi copii. Este un politician român de etnie maghiară, membru al Parlamentului European
între 1 ianuarie-9 decembrie 2007. A făcut parte din grupul Partidului Popular European. În
anul 2004 a candidat din partea UDMR la funcția de primar al municipiului Tîrgu-Mureș, ocazie
cu care a obținut 40,34 % din voturile exprimate de electorat, față procentul de 56,53 %
obținut de Dorin Florea, care a fost ales primar din primul tur de scrutin. La alegerile din 2008 a
obținut al patrulea mandat de deputat de Mureș, din partea UDMR. Studii şi specializări: 1966
- 1971-Universitatea de medicină veterinară Cluj; 1971 - diploma de „doctor medic veterinar";
1988 - 1991- specializare SUA - chirurgie; 2003 - diploma de "doctor în zootehnie". Activitate
profesională: 1971 - 1974 medic veterinar com. Pănet; 1974 - 1978- medic veterinar primar
Inspectoratul Sanitar Veterinar Mureş; 1978 - 1988- dispensar comunal Pănet; 1988 - 1991-
SUA cabinet „Brender Furlong" New Jersey; 1991 - 1996- cabinet veterinar particular; 1996 -
2004 - deputat în Parlamentul României.

A participat la Delegații ale Parlamentului României la organizații parlamentare internaționale:
Delegaţia Parlamentului României la Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei - până în
decembrie 2005 - membru supleant; Observator la Parlamentul European - până în decembrie
2006; Membru al Parlamentului European - până în noiembrie 2007; Delegaţia Parlamentului
României la Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei - din martie 2008 - membru supleant.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/Kelemen-Attila.jpg

1.12.39 De la avioane la politică, Alexandru Frătean (2012-12-11 07:03)

[1] S-a născut în Tîrnăveni, în 9 septembrie 1953. În perioada 1968-1972 a urmat studiile
liceale la Liceul Teoretic „Al. Papiu Ilarian”. Între anii 1972-1978 a studiat la Facultatea de
Aeronave, Institutul Politehnic București, Specialitatea Aeronave. În perioada 2005 – 2006 a
absolvit două masterate: primul la Universitatea „Petru Maior” din Tîrgu-Mureș- Facultatea de
Științe Economice Juridice și Administrative, Disciplina Managementul Administrației Publice;
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al doilea la Institutul Național de Administrație – CRFCAPL Sibiu, Managementul Administrației
Publice în procesul integrării europene. În 2006 a obținut un certificat de absolvire Manager
de proiect pentru fonduri europene, Administrarea fondurilor comunitare, Ministerul Muncii și
Ministerul Educației.

Experiența sa profesională și politică arată în felul următor: în perioada 1978-1990 a fost
șef colectiv, șef atelier, șef secție de proiectare – Întreprinderea de Avioane Craiova (unul
din creatorii primului avion cu reacție 100 % românesc - IAR 99). În perioada 1990 – 1991 a
fost Director tehnic și de Producție S.C. Prodcomplex S.A. Tîrgu-Mureș. Între anii 1993-1995
a ocupat funcția de Administrator social – SC Style Prod SRL Tîrgu-Mureș. Apoi, în anii 1996-
2000 a fost vicepreședintele Consiliului Județean Mureș. Între anii 2000- 2004 a ocupat mai
multe funcții: Director general Ministerul Economiei și Comerțului - Direcția Generală pentru
Producția de Apărare; Director general – U.M. Cugir SA (Promotor al primei societăți mixte din
Europa Centrală și de Est al concernului Dimler Chrzsler –mercedes pentru realizarea cutiilor
de viteză); Director general CN Romarm SA (Coordonator al programului de restructurare al
Industriei de Armament a României). Din 2004 până în 2008 a ocupat din nou funcția de
vicepreședinte al Consiliului Județean Mureș. Totodată, în anii 2007 – 2008 s-a remarcat prin
activitatea sa de președinte a trei asociații de dezvoltare intercomunitară pentru accesarea
fondurilor europene: ACVAINVEST – apă- canal, ECOLET – managementul deșeurilor și CEN-
TRUL TRANSILVANIEI – sistem SMURD.

În plus, Frătean a condus frâiele PSD Mureș, iar în mai 2012 a fost numit în funcția de prefect
al județului Mureș.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/Al-P-Fratean-2.jpg

1.12.40 Kerekes Károly de 7 ori deputat (2012-12-11 07:07)

[1] Károly Kerekes s-a născut în 14 decembrie 1947, la Tîrgu-Mureș. Este un deputat
român ales în județul Mureș pe listele partidului UDMR în legislaturile 1990-1992, 1992 -
1996, 1996- 2000, 2000 - 2004, 2004 - 2008, 2008 - 2012. Este căsătorit și are un copil.
În 1975 Kerekes Károly a absolvit Facultatea de Drept. De la absolvirea facultății până în
1995 a activat ca și consilier juridic. Apoi, a îmbrățișat meseria de avocat. A deținut mai
multe funcții parlamentare dintre care amintim: preşedintele delegaţiei române la APCEMN;
secretar, Comisia pentru muncă şi protecţie socială a Camerei Deputaţilor; membru în Comisia
permanentă a Camerei Deputaţilor şi Senatului privind Statutul deputaţilor şi al senatorilor,
organizarea şi funcţionarea şedinţelor comune ale Camerei Deputaţilor şi Senatului.

Totodată, în perioada 1995 – 2007 a activat ca profesor la Institutul de Horticultură din
Miercurea Nirajului (drept agricol).

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/04/hir_85.jpg
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1.12.41 Markó a dus UDMR mereu la guvernare (2012-12-11 07:11)

[1] S-a născut în data de 8 septembrie 1951, în Tîrgu-Secuiesc. Este un scriitor, traducător
și om politic de etnie maghiară din România, președinte al UDMR din 1993 până în 2011.

Markó s-a născut într-o familie de etnie maghiară la data de 8 septembrie 1951, în orașul
Tîrgu-Secuiesc, aflat pe atunci în Regiunea Stalin. După studii secundare și de liceu în orașul
natal (1958-1970), a urmat cursurile Facultății de Filologie, secția maghiară-franceză din
cadrul Universității Babeș-Bolyai din Cluj, pe care le-a absolvit în anul 1974.

După absolvirea facultății, a lucrat ca profesor de franceză la Școala generală din satul
Sântana de Mureș (1974-1976). În anul 1976 devine redactor la revista literară „Igaz Szó” din
Tîrgu-Mureș, apoi din anul 1989 este redactor-șef al revistei literară „Látó”, tot din Tîrgu-Mureș.

Poet și traducător de limbă maghiară, Béla Markó a devenit membru al Uniunii Scriitorilor
din România (1978), membru al Uniunii Scriitorilor din Ungaria (1990) și secretar general al
grupului P.E.N. al Scriitorilor Maghiari din România (1990). De asemenea, a fost în perioada
1990–1996 secretar al Filialei Uniunii Scriitorilor din Tîrgu-Mureș.

Markó Béla vorbește limba maghiară (maternă), limba franceză (nivel avansat) și limbile
română, engleză și rusă (nivel de bază). Este căsătorit și are trei copii.

Referitor la activitatea politică menționăm că în decembrie 1989, Markó Béla a devenit
membru fondator și vicepreședinte al organizației UDMR Mureș, fiind ales apoi ca membru în
Prezidiul UDMR (1990-1991).

După alegerile parlamentare din mai 1990, a fost ales ca senator de Mureș, pe listele UDMR,
fiind reales în toate legislaturile ulterioare. La data de 29 decembrie 2004, Béla Markó a
fost numit în funcția de viceprim-ministru în Guvernul Tăriceanu și totodată ministru de stat
fără portofoliu, pentru coordonarea activităților în domeniul culturii, educației și integrării
europene. A demisionat din această demnitate la data de 3 iulie 2007, pentru a putea
coordona campania electorală a UDMR, dar și ca rezultat al referendumului pentru demiterea
lui Traian Băsescu.

De-a lungul activității sale politice, Markó Béla s-a făcut remarcat prin susținerea controver-
satei legi a statutului minorităților și prin promovarea autonomiei Ținutului Secuiesc.

De asemenea, Markó Béla a venit cu ideea ca limba maghiară să devină limbă oficială în
România și disciplină obligatorie la școală pentru copiii români din zona județelor Harghita și
Covasna, majoritar maghiare.
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Grație lui Markó Béla și a colegilor săi din UDMR, minoritatea maghiara a câștigat în România
drepturi importante precum cel de a studia în limba maternă, de a fi judecați în aceeași limbă
sau de a avea reprezentanți în administrația locală.

În plus, datorită calculelor politice, pentru că partidele aflate la putere au avut nevoie mereu
de un aliat în Parlament ca să obțină majoritate, în perioada 1996-2008, UDMR a făcut parte
din fiecare guvernare. Formațiunea sa a ajuns iar la putere după alegerile prezidențiale din
decembrie 2009, iar Marko Bela a fost vicepremier.

În 2011 a renunțat la președinția formațiunii pe care a înființat-o, lăsându-i locul lui Kelemen
Hunor.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/Bela_Marko.jpg

1.12.42 A nins cu sport (2012-12-11 07:16)

[1] La sfârșitul săptămânii trecute, echipa de baschet BC Mureş a învins BCMU Piteşti, scor
78:64 (21:8, 20:17, 23:21, 14:18). Spectatorii prezenţi în Sala Sporturilor au avut parte de
un spectacol baschetbalistic de calitate oferit de Cuic şi compania. În plus, înaintea începerii
meciului au fost aruncate pe teren sute de jucării de pluş, donate de fani copiilor nevoiaşi,
cu ocazia sărbătorilor de iarnă. Antrenorul tigrilor a remarcat prestaţia lui Adebayo şi al
noului sosit Gediminas Nacickas, precum şi aportul tuturor care au păşit pe teren în meciul cu
piteştenii.

Mureșenii s-au remarcat în ultimele zile și la lupte. La Lupeni, în judeţul Harghita, a avut loc
cea de a XIII-a ediţie a Cupei Memoriale „Verestoi Tibor”. Competiţia a fost organizată de
CSS Odorheiu Secuiesc şi a beneficiat de prezenţa a 143 de sportivi din mai multe judeţe
din ţară. La startul întrecerilor au fost prezenţi şi sportivii de la Clubul Sportiv Şcolar din
Tîrgu-Mureş, care au avut o prestaţie foarte bună. Rezultatele luptătorilor tîrgumureşeni au
fost următoarele: născuţi 1995 - 1996: 69 kg Sipos Botond - locul I; născuţi 1997 - 1998: 73
kg Popescu Rareş - locul I; născuţi 2001-2002: 32 kg Mătea Alex - locul I, 34 kg Nyulas Előd
- locul I; 22 kg Fodor Robert - locul I. Sportivii sunt pregătiţi de profesorii Gyarmati Ferenc,
Fazakas Csaba şi Dragoş Vlad.

O altă competiție de tradiție, de data aceasta la judo, a avut loc zilele trecute la Târgu-Secuiesc:
cea de-a XIV-a ediţie a „Cupei Târgu Secuiesc”, unde au fost prezenţi aproximativ 250 de
sportivi din ţară şi unul din străinătate. CS Samauraii Florii de Cireş au fost prezenţi cu un
sportiv la U 9 şi patru sportivi la U 11. Rezultatele obţinute de samurai mureşeni au fost
următoarele: Gliga David, locul I, categoria U 9, 26 kg; Păcurar Ştefan, locul I, categoria U 11,
27 de kg.

BC Nova Vita Tîrgu-Mureş a pierdut, sâmbătă, în deplasare, cu 70-60 în faţa formaţiei SCM
Craiova, într-o partidă din etapa a XIV-a a sezonului regulat al Ligii Naţionale de baschet
1538 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/Bela_Marko.jpg


1.12. DECEMBER BlogBook

feminin. Cea mai bună marcatoare a jocului a fost Gabriela Larisa Toma de la echipa gazdă cu
20 de puncte. De la Nova Vita s-a evidenţiat Takesha Riggs cu 16 reuşite. Pentru Nova Vita
au mai evoluat: Chantel Hilliard – 13 (1x3), Tarkeisha Lashaqua Mackey – 8, Beatrice Alaiba,
Danielle Dominique Walker – 11, Alexia Adams – 4 (1x3) şi Lashawn Kmile Johnson - 8. De
la adversare au mai punctat peste 10, Zorica Mitov – 16 şi Irina Borş – 15. În urma acestei
înfrângeri BC Nova Vita Târgu Mureş se situează pe locul 10 în clasament cu 18 puncte, având
un joc mai puţin. În cadrul rundei a XV-a, BC Nova Vita va înfrunta sâmbătă, 15 decembrie, în
Sala Sporturilor din Tîrgu-Mureş, echipa CS Universitatea Alba Iulia, ocupanta locului 4 cu 22
de puncte.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/09/BC-Mures-4.jpg

1.12.43 Cine sunt câștigătorii? (2012-12-11 07:19)

[1] Succesul USL de la locale cunoaște, iată, și episodul doi. După o confruntare în
care principalii competitori politici ai social-liberalilor a fost ARD-ul (menit să vâre sub preș
imaginea PDL) și partidul întâiului circar al poporului, e de mirare că USL n-a reușit să treacă
și de 60 %. Dacă ne uităm în județul Mureș, rezultatul este uimitor. De pildă în colegiul 4
Camera Deputaților un debutant într-ale politicii în toată puterea cuvântului, cum e Manuel
Butiulcă, venit din neant, reușește să strângă aproape de 50 % din sufragii, doar pentru că a
purtat sigla USL. Pe de altă parte, primari sau foști primari cu imagine bună în comunitățile
lor, cum e Ioan Vasu de la Rîciu sau deputatul (de acum cel mai probabil fost deputat) Toader
Stroian, nu reușesc să se apropie de 18-20 % din sufragii.

E rezultatul unui mandat de dezbinare politică, în care tonul a fost dat de însuși președintele
țării, iar playback-ul a fost asigurat în teritoriu până la ultimul lipitor de afișe. Tranșeele tot mai
mari săpate între putere și opoziție au dus la crearea unei uniuni relativ lipistă de logică cum e
USL. Lipsa de alternativă a creat apoi bufonul expandat în Partid al Poporului Dan Diaconescu,
care are reprezentant în USL alt ilustru bufon Gigi Becali (el a renunțat la propria-i secreție
politică PNG pentru un loc călduț și aducător de imunitate în Parlament). Singura constantă
pare să fie în continuare UDMR.

Așadar ce am avut și ce am pierdut? Am avut un PSD găunos și putred condus de pușcăriașul
Năstase - avem acum o uniune social-liberală condusă de două personaje compromise, mediu
perfect pentru dezvoltarea unei noi generații de sforari. Așadar, mentorul Iliescu a făcut
transferul către Năstase, apoi mai departe către Ponta. Fibra comunistă se ține bine.

Am avut o dreaptă șubredă cu infiltrații de aceeași natură comunistă, avem acum un PNL în
alianță cu cel mai mare partid de stânga și un PDL fardat din socialist în liberal peste noapte,
iar acum adus la pământ, dar în alianță cu Forța Civică. Forța Civică, un partid condus de
Mihai Răzvan Ungureanu, care așteaptă acum cu emoție redistribuirea de voturi, pentru că
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n-a fost în stare să câștige bătălia politică în colegiul său.

Și mai avem comunitatea maghiară reprezentată de aceeași UDMR, la fel de nereformat ca
acum 4 sau 8 ani, condus de aceleași sfere de putere.

Iar la final revin cu întrebarea: după acest scrutin, cine sunt câștigătorii?

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/03/catalin.jpg

1.12.44 Liniști și neliniști la alegeri (2012-12-11 07:21)

[1] Alegerile parlamentare de duminică s-au desfășurat mai liniștit decât de obicei, fără
incidente majore numeroase, scandaluri și acuzații de furturi. Prezența la vot s-a încadrat în
tendințele la nivel național, la fel ca și intenția de vot. Dacă la nivel național la ora 21:00
la care s-au închis urnele votaseră 41,72 % din românii cu drept de vot, în județul Mureș își
exprimaseră dreptul de vot 41,02 %, puțin sub medie.

Legat de incidentele majore care au ajuns în cercetarea Inspectoratului de Poliție al Județului

Mureș, purtătorul de cuvânt Livia Popa ne-a vorbit luni despre trei cazuri, din care unul a fost

rezolvat chiar duminică: „Un prim incident sesizat venea din zona Reghinului, comuna Beica

sat Nădașa. Acolo a fost suspendat procesul electoral vreme de o oră, deoarece s-a constatat

că buletinele de vot distribuite acelei secții aparțineau de fapt unui alt colegiu. După o oră,

procesul electoral a fost reluat. Un alt incident a fost tot în zona Reghinului și viza continuarea

campaniei electorale. A fost sesizat faptul că se primesc SMS-uri cu îndemnul de a vota un

anumit competitor, câtă vreme campania se încheiase. În acest caz, se efectuează cercetări

pentru că continuarea campaniei este clasificată ca sancțiune contravențională cu amendă

de la 1.000 la 2.500 de lei. Un alt incident a fost pe raza municipiului Tîrgu-Mureș, unde la o

secție de votare s-a constatat dispariția ștampilei cu facsimilul „Votat”. Și aici cazul este în

lucru, se fac verificări pentru a se vedea exact împrejurările în care a dispărut ștampila”.

Tolba cu sesizări
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Sesizări s-au făcut însă mai multe la Biroul Electoral Județean. Una, de exemplu, îl viza chiar pe
senatorul Frunda György și a făcută de Partidul Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT),
care a depus o sesizare cu privire la continuarea campaniei electorale în ziua alegerilor. Mai
exact, cei de la PPMT îl acuzau pe Frunda că, într-o intervenţie la o televiziune de limba
maghiară, îndemna alegătorii maghiari să meargă la vot şi să voteze cu UDMR. Situația a fost
puțin mai încurcată pentru că președintele BEJ Szőcs Barna era ieșit pe teren, iar locțiitorul
Adrian Bereczki nu a dorit să-și asume stabilirea unui sancțiuni, întrucât legea îi permitea un
răgaz de 72 de ore pentru soluționarea sesizării. Potrivit art. 51 alin. 1 din legea 35/2008,
Frunda György ar putea fi încadrat la acea contravenție pentru continuarea campaniei, care
prevede o amendă cuprinsă între 1.000 şi 2.500 lei.

O sesizare similară a fost făcută și de către USL, care îi acuzau pe competitorii de la ARD
că îndeamnă populația prin intermediul telefoanelor să meargă la vot, ei considerând acest
îndemn tot ca o continuare a campaniei electorale. În fine, o altă sesizare ajunsă pe masa de
la Biroul Electoral Județean a fost făcută de cei de la Partidul Popular Dan Diaconescu (PPDD),
care reclamau că în mai multe zone bannerele electorale nu au fost îndepărtate înainte de
ziua votului așa cum cere legea.

Trăgând linie după aceste incidente și sesizări ajunse la BEJ, putem spune că în județul Mureș
am avut unul din cele mai liniștite tururi de scrutin de până acum, în care au lipsit acuzațiile
de turism electoral sau fraude majore din cauză cărora să fie bulversat sau întrerupt procesul
electoral.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/alegeri_locale_img_9805.jpg

1.12.45 USL, câștigător detașat și în Mureș (2012-12-11 07:30)

[1] Uniunea Social Liberală a câştigat relativ detașat (cel puțin față de formațiunile politice
românești) alegerile parlamentare în judeţul Mureş, atât la Camera Deputaţilor, cât şi la Senat.
Asta indică datele finale furnizate de Biroul Electoral Judeţean după centralizarea voturilor din
toate cele 596 de secţii de votare.

Pentru a vedea votul politic, dacă vorbim de cifre la nivel de județ, la Senat, în cele 569

secţii, adică 100 %, numărul alegătorilor care s-au prezentat la urne este de 201.836, din

totalul de 484.889, USL obţinând 75.263 (38,65 %), UDMR - 67.519 (34,67 %), ARD - 23.358

(11,99 %), PPDD - 18.300 (9,39 %), PPMT - 7.153 (3,67 %) şi PRM - 3.121 (1,60 %). Din cele
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201.836 de voturi, 194.714 sunt voturi valabil exprimate. La Camera Deputaţilor situația

este asemănătoare, așadar după centralizarea voturilor, în cele 569 secţii de votare au fost

193.290 de voturi valabil exprimate, din care USL a primit 74.398 de voturi (38,49 %), UDMR -

66.447 (34,37 %), ARD - 22.499 (11,64 %), PPDD - 16.833 (8,70 %), PPMT - 5.610 (2,90 %) şi

PRM - 1.159 (0,69 %).

Cine pe cine

Dacă discutăm despre persoane, atunci avem câștigători cerți și atribuiri de mandate care
s-au făcut în funcție și de rezultatul de la nivel național obținut de fiecare partid. Au obținut
însă locuri sigure în noul Parlament deputații Kelemen Attila (UDMR), Borbély László (UDMR),
Cristian Chirteș (USL) și Vasile Gliga (USL) și senatorii Markó Béla (UDMR) și Alexandru Petru
Frătean (USL) toți reușind un scor electoral de peste 50 % din voturile din colegiul lor.

Așadar, rămân să se aloce două mandate de senator și patru de deputați. Dar, cum numărul

de mandate se atribuie în funcție de numărătoarea voturilor finală la nivel național, pot apărea

surprize. Așadar, pentru certitudini, e nevoie de rezultatele final. Totuși, există scenarii destul

de probabile. De exemplu, la Senat situația e ceva mai simplă și e aproape sigur că pe lângă

Frătean și Markó Béla vor merge în Parlament Akos Mora și Frunda György. Primul are voturi

mai multe decât colegul său din USL Ștefan Someșan care a candidat în colegiul 1, iar Frunda

are mai multe voturi decât colega sa din UDMR Csep Andrea, care a candidat în Colegiul 3.

De asemenea, la senatori există și varianta ca ARD să obțină un mandat, cel mai bine plasat

fiind Marius Pașcan (cel mai bine plasat însemnând candidatul cu cele mai multe voturi dintre

candidații ARD la Senat). Atenție, se ia în calcul numărul efectiv de voturi, nu procentele.

Nu contează la Senat în actuala configurare, însă pot conta la Camera Deputaților. Ajungem

și la Camera Deputaților, unde sigur sunt Kelemen, Borbély, Chirteș și Gliga, deci rămân 4

mandate. Foarte probabil primii doi care vor intra sunt Florin Buicu (USL) și Kerekes Karoly

(UDMR), pentru că au cele mai multe voturi. Există însă și scenariul în care mandatul din

colegiul lui Buicu revine lui Doru Oprișcan (ARD). În funcție de asta, intră apoi în Parlament din

Colegiul 4 Florin Urcan (ARD) sau Manuel Butiulcă (USL). Având în vedere însă că Florin Buicu

are mai multe voturi decât Manuel Butiulcă, iar Doru Oprișcan mai multe decât Florin Urcan

depinde de redistribuirea mandatelor la nivel național. Așadar, dacă intră Buicu, primește
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mandatul Urcan, iar dacă intră Oprișcan, celălalt mandat revine cel mai probabil Butiulcă. În

fine, ultimul mandat ar putea să-I revină PPDD, iar în Mureș cele mai multe voturi le-a obținut

în Colegiul 6 Cristian Sefer, chiar dacă în clasamentul pe colegiu el se află pe locul 4.

La Senat

Revenind la cifre, în ceea ce privește colegii de la Senat, rezultatele finale date de BEJ Mureș
au fost comunicate luni dimineața. În Colegiul Nr. 1 Mureş s-au prezentat la urne 58.662 de
alegători din totalul de 127.541 (57.410 număr de voturi valabil exprimate), iar primul loc i-a
revenit senatorului Frunda György (UDMR) care a fost votat de 22.888 de persoane (39,86
%), urmat de Ştefan Someşan (USL) - 19.925 (34,70 %), Marius Emil Paşcan (ARD) - 8.611
(14,99 %), Jakab István - PPMT - 2.799 (4,87 %), Gabor Ioan Gabriel (PPDD) - 2.004 (3,49 %) şi
Drăguleţ Răzvan Laurenţiu (PRM) - 1.183 (2,06 %).

În Colegiul nr. 2 au fost votat 47.849 de alegători din totalul de 112.038 (46.028 de voturi
valabil exprimate. Primul clasat a fost Markó Béla (UDMR) 30.144 de voturi (65,49 %), după
care au urmat Duma Ioan Cosmin (USL) - 8.649 (18,79 %), Schwartz Ladislau (ARD) - 1.691
(3,67 %), Dogar Dorin Ovidiu (PPDD) - 2.125 (4,61 %), Pădurean Sorin Pompei (PRM) - 734
(1,59 %) şi Tőkés András - (PPMT)- 2.685 (5,83 %).

În Colegiul nr. 3 s-au prezentat la urne 48.486 de alegători dintr-un total de 129.535 (46.430
valabil exprimate). Cele mai multe sufragii au fost obținute de Akos Mora Daniel (USL) cu
22.536 de voturi (48,53 %), iar apoi au urmat în ordine Csep Andreea (UDMR) - 7.992 (17,21
%), Petru Başa (ARD) - 7.568 (16.29 %), Precup Valentin (PPDD) - 7.448 (16,04 %) şi Máté
János (PPMT) - 886 de voturi (1,90 %).

În fine, pe Colegiul nr. 4, au mers la urne 46.839 de persoane dintr-un total de 115.775

(voturi valabil exprimate - 44.846). Lider detașat a fost Alexandru Petru Frătean (USL) care a

obţinut 24.153 de voturi (53,85 %), după care au urmat Maria Cocean (PPDD) - 6.723 (14,99

%), Balogh József (UDMR) - 6.495 de voturi (14,48 %), Dumitru Matei (ARD) - 5.488 (12,23 %),

Maria Diaconescu (PRM) - 1.204 (2,68 %) şi Varga Loránd Jenő (PPMT) - 783 de voturi (1,74 %).

La deputați…
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Liderul incontestabil al procentelor este Borbély László, care a obţinut în Colegiul 5 72,96 %
din sufragii, fiind cel mai mare scor obţinut în colegiile din judeţ. În Colegiul lui s-au prezentat
la urne 22.890 de persoane, din totalul de 55.244 alegători. Borbély László a fost urmat la
mare distanţă de Dinu Socotar (USL) cu 2.281 de voturi (10,45 %), László György (PPMT) -
1.744 de voturi (7,99 %), Tiberiu Gabor (PPDD) - 633 de voturi (2,90 %) şi Victor Meleg (ARD) -
509 de voturi (2,33 %). Din datele de la BEJ Mureș, în Colegiul nr. 1, 28.383 de alegători s-au
prezentat la urne, din totalul de 62.046 (număr voturi valabil exprimate 27.822), iar Kerekes
Károly (UDMR) a obţinut 12.209 de voturi (43,88 %), Sîmpălean Dan (USL) - 8.965 (32,22 %),
Ioana Roman (ARD) - 3.322 (11,94 %), Ţintoşan Doina (PPDD) - 928 (3,33 %), Amza Constantin
Mărgărit (PRM) - 539 (1,93 %) şi Portik Vilmos (PPMT) - 1.569 de voturi (5,63 %).

În Colegiul nr. 2 Camera Deputaţilor au votat 30.279 de alegători, din totalul de 65.495 (voturi
valabil exprimate 29.530), iar Florin Buicu (USL) a obţinut 11.980 de voturi (40,56 %), Lokodi
Edita Emoke (UDMR) - 10.463 (35,43 %), Doru Oprişcan (ARD) - 4.414 (14,94 %), Alexandru
Presecan (PPDD) - 1.254 (4,24 %) şi Boros Zoltán (PPMT) - 1.084 (3,67 %).

În Colegiul nr. 3 au fost la urne 24.959 de alegători din totalul de 56.794 (voturi valabil
exprimate 23.606), din care Kelemen Attila (UDMR) a obţinut 13.528 (57,30 %), Lukács Loránd
Lorand (USL) - 5.799 (24,56 %), Teodor Giurgea (ARD) - 1.629 (6,90 %) şi Anghel Chiorean
(PPDD) - 1.562 (6,61 %).

În Colegiul nr. 4 Camera Deputaţilor, numărul celor care au votat a fost de 25.472 din totalul
de 64.339 (voturi valabil exprimate - 24.386) din care Manuel Augustin Butiulcă (USL) a
fost votat de 11,527 de alegători (47,26 %), Florin Urcan (ARD) - 4.204 (17,23 %), Fodor
Iosif (UDMR) - 4.042 (16,57 %), Mircea Ignat (PPDD) - 3.086 (12,65 %), Tudor Eduard Man
(PER) - 74 (0,30%), Ioan Avram Florin (PRM) - 491 (2,1 %) şi Pálosi Csaba (PPMT) - 303 (1,24 %).

În Colegiul nr. 6 Camera Deputaţilor 23.014 de alegători au votat, dintr-un total de 65.196,
numărul voturilor valabil exprimate fiind 21.632. Anne Jugănaru (USL) a obţinut 9.129 de
voturi (42,20 %), Toader Stroian (ARD) - 3.758 (17,37 %), Gogolák Csongor (UDMR) - 3.640
(16,82 %), Cristian Sefer (PPDD) - 3.519 (16,26 %) şi Ölvedi Zsolt (PPMT ) - 510 (2,35 %).

În Colegiul nr. 7 Camera Deputaţilor numărul de alegători prezenţi la urne a fost de 23.374,
din totalul de 59.805, numărul de voturi valabil exprimate fiind de 22.111. Dintre acestea,
Ioan Cristian Chirteş (USL) a obţinut 11.572 de voturi (52,33 %), Salai Imre (UDMR) - 3.287
(14,86 %), Septimiu Curticăpean (PPDD) - 3.097 (14 %), Ioan Vasu (ARD) - 2.921 (13,21 %) şi
Emanoil Hurdugaci (PRM) - 447 de voturi (2,02 %).

În fine, în Colegiul nr. 8, numărul de alegători prezenţi la urne a fost de 23.465, din totalul de
55.970, fiind 22.377 de voturi valabil exprimate. Vasile Gliga (USL) a obţinut 13.145 de voturi
(58,74 %), Erős Csaba (UDMR) - 3.353 (14,98 %), Ioan Feier - (PPDD) - 2.754 (12,30 %), Liviu
Todoran (ARD) - 1.742 (7,78 %), Barabás Tibor (PPMT) - 400 (1,78 %) şi Ioan Jîrcan (PRM) - 382
(1,70 %).

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/alegeri1.jpg
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1.12.46 Sarabanda redistribuirii își anunță câștigătorii - update
(2012-12-11 08:32)

[1]

Update:

Datele oficiale ale BEC date publicătății astăzi confirmă informațiile noastre. Așadar viitorii
parlamentari de Mureș sunt următorii:
PAŞCAN EMIL-MARIUS - ARD - Colegiul 1 Senat
MARKÓ BÉLA - UDMR - Colegiul 2 Senat
FRĂTEAN PETRU-ALEXANDRU - USL - Colegiul 4 Senat
MORA ÁKOS-DANIEL - USL - Colegiul 3 Senat
KEREKES KAROLY - UDMR - Colegiul 1 Camera Deputaților
GLIGA VASILE-GHIORGHE - USL - Colegiul 8 Camera Deputaților
KELEMEN ATILLA-BÉLA-LÁSZLÓ - UDMR - Colegiul 3 Camera Deputaților
URCAN IONAŞ-FLORIN - ARD - Colegiul 4 Camera Deputaților
BORBÉLY LÁSZLÓ - UDMR - Colegiul 5 Camera Deputaților
SEFER CRISTIAN-GEORGE - PPDD - Colegiul 6 Camera Deputaților
BUICU CORNELIU-FLORIN - USL - Colegiul 2 Camera Deputaților
CHIRTEŞ IOAN-CRISTIAN - USL - Colegiul 7 Camera Deputaților

Procedura de redistribuire a mandatelor de parlamentari produce surprize și în județul Mureș.
În urma votului exprimar de mureșeni, din cele 4 mandate de senator și 8 de deputat, doar
2 de senator și 4 de deputat au fost alocate la început, prin trecerea pragului de 50 % plus 1
din numărul total de voturi valabil exprimare. Astfel, au obținut însă locuri sigure în Parlament
deputații Kelemen Attila (UDMR), Borbély László (UDMR), Cristian Chirteș (USL) și Vasile Gliga
(USL), plus senatorii Markó Béla (UDMR) și Alexandru Petru Frătean (USL).

În urma redistriburii mandatelor, potrivit surselor noastre ceilalți doi senatori care vor intra în
Parlament sunt Akos Mora (USL) și Marius Pașcan (ARD). De asemenea, configurația celorlalte
4 mandate de deputați le va asigura un scaun în Camera Deputaților cel mai probabil lui
Kerekes Karoly (UDMR), Florin Buicu (USL), Florin Urcan (ARD) și Cristian Sefer (PPDD). Așadar,
dacă la finalul procedurii de redistribuire configurația madatelor va rămâne neschimbată,
județul Mureș va fi reprezentat la București de 2 senatori USL, 1 UDMR și 1 ARD, precum și de
3 deputați USL, 3 UDMR, 1 ARD și 1 PPDD (click pe foto).

C.H.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/12/harta-Electorala-2012.jpg
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1.12.47 Marii perdanți mureșeni la parlamentare (2012-12-11 08:53)

[1] Dacă procedura de alocare a mandatelor va confirma informațiile noastre, iar județul
Mureș va fi reprezentat de senatorii Markó Béla (UDMR), Alexandru Petru Frătean (USL), Akos
Mora (USL) și Marius Pașcan (ARD), plus deputații Kelemen Attila (UDMR), Borbély László
(UDMR), Cristian Chirteș (USL), Vasile Gliga (USL), Kerekes Karoly (UDMR), Florin Buicu (USL),
Florin Urcan (ARD) și Cristian Sefer (PPDD), atunci avem câteva surprize și totodată mari
perdanți ai acestor alegeri.

Cel mai surprinzător, un nume greu al UDMR care nu va intra în noul Parlament este Frunda
Gyorgy (UDMR). Frunda este un obișnuit al activității parlamentare încă din 1990, când fost
ales în legislatura ca deputat de Mureș, pe listele UDMR, îndeplinind în această calitate
funcțiile de secretar al Comisiei pentru Elaborarea Constituției și membru al Comisiei Ju-
ridice din Camera Deputaților. Au urmat alegeri consecutive ca senator UDMR de Mureș în
Parlamentul României. În legislatura 1992-1996, a fost vicepreședinte al Comisiei Juridice
din Senat, membru al delegației române la Adunarea Parlamentară a Consiliului Europei
(1993), membru al Comisiei Juridice a APCE, membru al Grupului Parlamentar al Partidului
Popular European, precum și raportor pentru Lituania din partea APCE (1995). În legislatura
1996-2000, a fost secretarul Comisiei Juridice din Senat, membru al delegației române la APCE,
al doilea vicepreședinte al Comisiei Juridice a APCE și membru al Comisiilor de Monitorizare și
pentru Protecția Mediului, Amenajare Teritorială și Autorități Locale, vicepreședinte al Grupului
Parlamentar al Partidului Popular European (1996), membru al Comisiei pentru drepturile omu-
lui (1999-2000) și secretar al Comisiei Juridice de numiri, disciplină, imunități și validări (2000).

Un alt mare perdant al acestui scrutin este Doru Oprişcan (ARD), care a obținut în colegiul
său de deputat doar 14,94 % din sufragii. Oprișcan nu este la fel de familiar cu Parlamentul,
încheindu-și acum primul mandat, însă este un nume cu rezonanță la Tîrgu-Mureș. Din activ-
itatea lui putem aminti perioadele 1997-2000, când a fost director FPS Mureş, 2000-2001 –
director general Azomureş, din iar 2006 - până în prezent preşedinte al Organizaţiei Municipale
PD-L Tîrgu-Mureş şi -vicepreşedinte al PD-L Mureş.

Nu atât prin rezonanța numelui, ci prin modul în care pierde mandatul de deputat, un al mare
perdant al scrutinului de duminică este Manuel Augustin Butiulcă (USL). Acesta a fost votat
în colegiul său de 11.527 de alegători (47,26 %), așadar a fost foarte aproape de a trece de
pragul de 50 %, pentru a i se aloca mandatul direct. Totuși, el se vede acum aproape sigur
fără mandat, în dauna competitorului său care a prins doar locul 2. Florin Urcan, căci despre
el este vorba, a reușit să adune doar 4.204 de voturi, adică 17,23 %, la mare distanță de
Butiulcă, însă ia mandatul în procedura de redistribuire a mandatelor.

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/06/frunda.jpg
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1.12.48 Conducerea UDMR intră în analiza alegerilor (2012-12-12 09:58)

[1] Forurile decizionale şi consultative ale UDMR, Consiliul Consultativ al Preşedinţilor
Organizaţiilor Teritoriale şi Judeţene, Consiliul Consultativ al Platformelor, Consiliul Permanent
al Uniunii şi Consiliul Reprezentanţilor Unionali se reunesc vineri şi sâmbătă, la Târgu Mureş,
pentru evaluarea rezultatelor alegerilor.

Potrivit unui comunicat de presă al UDMR, vineri, de la ora 14,00, la Casa Bernady din
Târgu Mureş va avea loc şedinţa Consiliului Consultativ al Platformelor UDMR, apoi Consiliul
Consultativ al Preşedinţilor Organizaţiilor Teritoriale şi Judeţene, iar de la ora 19,00 membrii
Consiliului Permanent al Uniunii vor efectua o analiză a rezultatelor alegerilor parlamentare.

Consiliul Reprezentanţilor Unionali se reuneşte sâmbătă, de la ora 10,00, în sala mare a Teatru-
lui Naţional din Târgu Mureş, ocazie cu care va fi prezentat raportul politic al preşedintelui
UDMR, Kelemen Hunor, şi raportul de campanie al staff-ului electoral central.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/wp-content/uploads/2012/07/cap-1.jpg

1.12.49 „Nu sunt pentru a lua capete rapid” (2012-12-12 10:05)

[1]
Dorin Florea, prim-vicepreședinte PDL

Prim vicepreşedintele Partidului Democrat Liberal (PDL), Dorin Florea, a declarat marţi, la
Târgu Mureş, că la reuniunea de vineri a Colegiului Director a formaţiunii se va face o analiză
clară a rezultatului alegerilor parlamentare, dar că el nu este pentru ’a lua capete rapid’.

Sunt pentru o analiză clară şi pertinentă, nu sunt pentru a lua capete rapid apoi să încerci
să ai o satisfacţie de moment pentru ca după aceea să o porneşti de la capăt. Nu, o analiză
serioasă cu toţi oamenii de faţă şi să vedem ce e mai bine pentru partid. Nu iei o decizie la
supărare, la nervi sau să facem un congres aşa cum unii fac întâlniri al cinematograf (...) Vineri
este convocat comitetul director. Singur că nimeni nu se cramponează de funcţii, asta e cel
mai simplu lucru să pui mandatul jos şi să spui că ’nu mă interesează, plec în concediu’. Nu.
Este o atitudine responsabilă pe care trebuie să o facă conducerea partidului şi oamenii care
ţin cu adevărat la valorile dreptei. Eu ţin la valorile dreptei, sunt absolut convins că putem
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coaliza dreapta’, a arătat Dorin Florea.

Politicianul a spus că el nu dă vina pe nimeni pentru rezultatul obţinut şi nici nu agreează
ideea lansată de unii că PDL ar fi putut să obţină un scor mai bun dacă nu ar fi fost în Alianţa
România Dreaptă.

’Eu mă îndoiesc de acest lucru. Astea-s declaraţii la supărare ale anumitor persoane care sunt
mai vocale. Dar aşteptaţi-vă ca şi conducerea partidului şi oamenii responsabili din acest
partid se vor manifesta în cadrul unui for de conducere a partidului. Şi nu avem niciun fel de
reţinere ca în cazul în care am întrevăzut posibilitatea în care partidul să îşi recapete vigoarea
şi forţa, o facem fără nicio reţinere’, a spus Dorin Florea.

Liderul PDL crede că partidul a fost sancţionat ’în mod cu totul şi cu totul spectaculos nu doar
la alegerile acestea’ şi că aceasta este consecinţa ’nivelului de erodare, după o guvernare
dificilă, într-un moment dificil al partidului’.

Florea a arătat că PDL se aştepta la o astfel de situaţie, chiar dacă planul era ’de a trece de 20
%, 21, 22, chiar 23 %’.

’Nu am reuşit. Sigur că trebuie făcute analize serioase şi gândite, acest lucru trebuie făcut cu
uşile închise ca un partid responsabil pentru că nu cred că ridicatul pe gard şi cotcodăcitul
excesiv ar duce la rezolvarea problemei dreptei în România. Toţi suntem conştienţi că dreapta
trebuie reformată, toţi suntem conştienţi că trebuie unită dreapta şi trebuie găsite soluţii cum
şi ce se face. Resping declaraţiile la supărare, mulţi au făcut - dar să le facă în nume personal şi
în numele familiei lor. Declaraţiile oficiale se vor face după o analiză în care se va vedea în ce
direcţie trebuie să se organizeze PDL pentru a reprezenta cu adevărat societatea românească
care gândeşte şi se manifestă de dreapta. Trebuie analizată inclusiv prezenţa la vot, inclusiv
relaţia cu societatea responsabilă, trebuie văzut (...) Dacă facem analize din 41 % şi vedem
care ar fi acea manipulabilă tot timpul - pentru că fiecare am dus campanii electorale şi ştim
că aproximativ 20 % din societatea românească a votat într-un mod conştient şi raţional’, a
mai susţinut politicianul.
Acesta a precizat că România a mai trecut prin astfel de experienţe, că ’sancţiunile au fost şi
rămân de analizat’ şi că trebuie făcute studii serioase ’şi nu să căutăm să ne flagelăm şi să
scoatem rapid ţapi ispăşitori’.

’Dacă sunt oameni care au greşit, sunt convins că vom fi un partid matur să reuşim să luăm
deciziile şi hotărârile care sunt necesare (...) Oamenii responsabili din PDL nu o să facă
declaraţii acum pentru că aceste lucruri trebuie analizate în Colegiul Director. Sigur că toată
conducerea partidului se va pune la dispoziţia unui for, dar aia nu înseamnă că venim şi
cerem capul cuiva. Nu. Avem nevoie de orice militant în cadrul partidului, ştim foarte bine
ce responsabilitate şi forţă are fiecare, ştim de asemenea că s-a luat partidul într-un moment
cât se poate de dificil şi să nu se îmbete cineva că referendumul de atunci s-a transmis în
totalitate spre PDL. PDL a fost sancţionat datorită greşelilor de comunicare făcute la vremea
respectivă’, a mai spus Dorin Florea.

AGERPRES
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1. http://punctul.ro/2012/06/12/dobre-presedinte-florea-primar/alegeri_locale_img_9920/

1.12.50 Au început Zilele UMF (2012-12-12 10:18)

De marți, 11 decembrie și până pe data de 16 decembrie, Universitatea de Medicină și
Farmacie serbează zilele universității. Cu această ocazie, vor fi orgaizate mai multe activități,
după un program ce a fost postat deja pe site-ul UMF. Iată și orarul manifestărilor:

[1]

1. http://punctul.ro/2012/12/12/au-inceput-zilele-umf/zilele-umf/

1.12.51 FCM executat de Finanțe pentru datorii (2012-12-13 12:47)

[1] Instalaţia de nocturnă, băncile antrenorilor şi centrala termică a Fotbal Club Municipal
(FCM) Târgu Mureş vor fi scoase la licitaţie de Administraţia Naţională a Finanţelor Publice
(ANAF), pentru recuperarea unor creanţe în valoare de peste 1,3 milioane de lei, reprezentând
impozitele pe salarii plus alte taxe.

Potrivit ANAF, la licitaţia stabilită pentru data de 19 decembrie, în baza dosarului de executare
A3812, va fi scoasă la vânzare instalaţia de iluminat nocturn a terenului de fotbal cu tot ce
conţine aceasta - 4 stâlpi înalţi de 40 m, cu 144 proiectoare, cu cele 8 corpuri de iluminat de sig-
uranţă şi cu 8 corpuri de iluminat balizaj - în valoare de peste 1.576.500 lei fără TVA, precum şi
cablurile electrice pentru legătura proiectoarelor şi tabloul electric situat la baza fiecărui stâlp.

În plus, ANAF va scoate la licitaţie şi cele trei bănci ale antrenorilor, evaluate la 78.600 lei şi
centrala termică, în valoare de 27.900 lei.

Vicepreşedintele Consiliului de Administraţie al FCM Târgu Mureş, Claudiu Maior, a declarat
presei miercuri că într-adevăr clubul nu a plătit impozitele pe salariile jucătorilor şi administra-
torilor şi alte taxe, drept urmare singura soluţie pentru recuperarea datoriilor de către ANAF
este executarea silită.

’Să meargă să ia instalaţia de nocturnă, dacă găsesc pe cineva dispus să o cumpere. Cui îi
trebuie o nocturnă? Eu sincer m-aş bucura, pentru că am scăpa de datorii. Să dea Dumnezeu
să îşi permită cineva să o ia, la fel şi băncile antrenorilor. Să ia şi să le ducă’, a spus Maior,
care a precizat că acest blocaj financiar se datorează inclusiv Primăriei Târgu Mureş, care nu a
©2024 www.punctul.ro 1549

http://punctul.ro/2012/06/12/dobre-presedinte-florea-primar/alegeri_locale_img_9920/
http://punctul.ro/2012/12/12/au-inceput-zilele-umf/zilele-umf/


BlogBook 1.12. DECEMBER

achitat către FCM în acest an nici un leu din suma aprobată de 9 milioane de lei.

FCM Târgu Mureş activează în prezent în Liga a II-a, însă în urmă cu doi ani, când a fost
achiziţionată instalaţia de nocturnă, activa în Liga I.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/2012/03/12/ocazii-cat-%e2%80%9echina-dar-fara-gol/fcm_sibiu/

1.12.52 Angajări la Poliția Locală (2012-12-13 13:11)

[1] Primăria Tîrgu-Mureș anunță pe site-ul propriu vă face angajări pe două posturi la Poliția
Locală. Mai exact este vorba despre un post de poliţist local asistent clasa I la Biroul dispecerat
şi supraveghere teritorială și unul de poliţist local principal clasa III la Biroul intervenţii. Anunțul
de angajare dă și câteva informații utile celor interesați:

Concursul va avea loc la sediul instituţiei, Tîrgu-Mureş, Piaţa Victoriei nr. 3, în
data de 14 ianuarie 2013 ora 1000- proba suplimentară, 15 ianuarie 2013 ora
1000- proba scrisă şi în data de 17 ianuarie 2013 ora 1200 - interviul. Dosarele
de înscriere la concurs se pot depune până la data de 7 ianuarie 2013 ora 1200
la sediul instituţiei, camera 87 şi vor conţine documentele prevăzute la art. 49
alin. (1) din Hotărârea Guvernului României nr. 611/2008. Relaţii suplimentare se
pot obţine la telefon 0365-801866 între orele 8-14 sau pe site-ul www.tirgumures.ro.

1. http://punctul.ro/2012/05/06/batalia-pentru-tirgu-mures/primaria-tirgu-mures/

1.12.53 UDMR - PR-ul USL în Europa (2012-12-13 14:29)

[1]
Portik Vilmos, președinte PPMT Mureș
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Conducerea organizaţiei Mureş a Partidului Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT) crede
că USL nu are nevoie de UDMR pentru a guverna, dar dacă totuşi acest fapt se va întâmpla,
interesul alianţei social-liberalilor ar fi doar acela de a avea un purtător de cuvânt mai bun în
faţa Uniunii Europene.

’Dacă ar fi după UDMR, da (ar intra la guvernare cu USL, n.r.). USL n-are nevoie de UDMR la
guvernare. Dacă o să-i ia la guvernare, atunci o s-o facă pentru ca să aibă un PR mai bun
pentru Uniunea Europeană’, a declarat liderul PPMT Mureş, Portik Vilmos, într-o conferinţă de
presă. În privinţa propunerilor de creare a unei ’uniuni pluraliste’ a maghiarilor din România,
venite din partea Partidului Civic Maghiar, dar şi din interiorul PPMT, Portik Vilmos a arătat că
atât rezultatele alegerilor locale, cât şi rezultatele alegerilor parlamentare ar arată că este
necesară această unitate.

’Nu de noi depinde. UDMR şi mai exact politicienii vechi din UDMR trebuie să decidă, să vadă
că nu există altă posibilitate decât unitatea maghiarimii într-o altă formă decât ceea ce era
până acum. (...) Noi suntem deschişi pentru orice fel de unitate în comunitatea maghiară.
Eu cred că tinerii politicieni din UDMR sunt tot aşa de deschişi sau mult mai deschişi decât
domnul Borbely (Laszlo, n.r.), de exemplu, decât domnul Marko (Bela, n.r.), de exemplu. Cred
că dacă ar fi după politicienii tineri din Târgu Mureş din UDMR, noi am fi rezolvat această
unitate la alegerile din primăvară. Cei care sunt acolo la vârf n-au lăsat ca unitatea aceasta în
Târgu Mureş să fie rezolvată’, a susţinut acesta.

Portik crede că rezultatele obţinute la alegerile parlamentare vor convinge UDMR de necesi-
tatea creării unei uniuni pluraliste şi că se speră într-o deschidere mai mare faţă de această
idee a liderului UDMR, Kelemen Hunor.

’Domnul Kelemen Hunor este tot la vârf (...) dar sper că o oarecare deschidere este şi la
dânsul. La alegerile din primăvară, domnul Kelemen Hunor era destul de închis’, a conchis
Portik Vilmos.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/2012/12/13/udmr-pr-ul-usl-in-europa/portik-vilmos/

1.12.54 Seceta a afectat și plantațiile de puieți (2012-12-13 14:31)

[1] Seceta prelungită din acest an a afectat mai bine de jumătate din plantaţiile de puieţi,
astfel încât din cei peste 6 milioane de puieţi plantaţi de Direcţia Silvică Mureş, mai sunt apţi
doar 2,8 milioane.
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’Direcţia Silvică Mureş produce, ca de obicei, peste 6 milioane de puieţi forestieri şi peste
100.000 de puieţi ornamentali. Din cauza secetei extrem de puternice care a avut loc în acest
an, puieţi apţi avem doar 2,8 milioane, în condiţiile în care de obicei am fi avut mai bine de
60-70 %. Pur şi simplu, în acest an, din cauza căldurilor excesive şi a evapo-transpiraţiei
extrem de mari, puieţii nu au crescut. Deficitul de apă în sol a depăşit 300 de litri pe metru
pătrat, condiţii în care fotosinteza şi plantele nu s-au dezvoltat în acest an. Sunt pierderi de
creştere, sunt pierderi la puieţi şi ne bucurăm pentru că acum ninge şi această zăpadă, când
se va topi, va regla deficitul enorm de mare de apă din sol şi sigur sperăm ca în următorul
an, dacă regimul hidric va fi cât de cât normal, sigur că şi puieţii forestieri şi plantaţiile îşi vor
reveni’, a declarat presei, joi, Adrian Pârlea, purtătorul de cuvânt al Direcţiei Silvice Mureş.

Acesta a spus că în urma inventarului din toamnă s-a constatat că există plantaţii care s-au
uscat, că acestea vor fi replantate anul viitor şi că cele mai afectate specii sunt pinul negru şi
carpenul.

’În anii 45-50 au fost cinci ani de secetă care au dus şi atunci la uscarea pinului negru şi a
carpenului. 2012 a fost precedat de 3-4 ani secetoşi, dar acum temperaturile extreme, lipsa
de apă din sol au dus ca fenomenele de uscare în plantaţii şi păduri să fie mult mai accentuate
decât în alţi ani. Prima specie şi cea mai afectată, care este foarte sensibilă la lipsa de apă,
este pinul negru, pinul austriac, care a fost adus de câteva zeci de ani tocmai pentru că
rezistă pe solurile din Transilvania, cu mult carbonat de calciu, în schimb nu suportă lipsa de
precipitaţie. S-a uscat şi carpenul, fenomene de uscare există şi la alte specii, dar nu sunt aşa
de îngrijorătoare cum sunt la cele două specii’, a susţinut Pârlea.

Acesta a precizat că în cazul carpenului puterea de regenerare extrem de mare şi se va reface
uşor, însă pinul negru, folosit în special pentru stabilizarea terenurilor degradate, trebuie
înlocuit.

Purtătorul de cuvânt al Direcţiei Silvice Mureş a mai spus că dacă seceta va continua, trebuie
plantate specii din sudul ţării, cum e cerul sau gârniţa, care rezistă mai bine la lipsa de apă.
AGERPRES

1. http://punctul.ro/2012/05/21/la-popasul-silvic/11_09_b321d725ec/

1.12.55 Cum s-a văzut campania de pe Facebook (2012-12-13 14:40)

Dacă tot s-a terminat campania electorală, acum putem să vă dezvăluim câte ceva din culisele
ei. Mai exact, am luat la puricat profilurile sau paginile personale ale candidaților ca să vă
arătăm câteva din pozele mai neinspirate postate de aceștia. Cum miza a trecut, putem să ne
descrețim frunțile și să sperăm că și ei vor face la fel. Comentariile la următoarele fotografii
sperăm să fie înțelese ca un pamflet, pentru acesta le este scopul.
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[1]
Echipa lui Florea plasată benevol după gratii.

[2]
Akos Mora, candidând pentru un mandat de Verestoy în Parlamentul României.

[3]
Moment de tandrețe între candidații ARD Petru Bașa și Toader Stroian.

[4]
Alt moment de tandrețe, de această dată în USL.

[5]
Anne Jugănaru a auzit că în Ardeal campania de pus murături se face mai temeinic, așa că și-a
suflecat mânecile s-a pus pe treabă în Colegiul 6.

[6]
Borbely, Marko și Kelemen, cu o farfurie plină de gogoși, pregătiți să servească electoratul. Se
pare că au fost gustate.
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[7]
Campania electorală vs. gripa aviară.

[8]
Candidata de la pagina 5.

[9]
Când a aflat că Borbely i-a furat colegiul, Kerekes a avut o cădere nervoasă fiind surprins de
paparazii nostri în perioada de convalescență.

[10]
Kerekes și-a revenit însă și a ieșit într-un demers furibund de strângeri de fonduri pentru
susținerea campaniei.

[11]
Când Izvorul Minunilor se întâlnește cu Izvorul Promisiunilor.

[12]
Cristian Chirteș explicându-i colegului de uniune Alexandru Frătean că bârfele despre som-
nolența lui Crin Antonescu sunt dezinformări băsiste.
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[13]
Dovada că Florin Urcan a purtat toată campania pe sub cămașă un tricoul cu Akos Mora.

[14]
Vasile Gliga, la coafor. No comment.

[15]
După ce s-a contatat la alegerile locale că sunt votanți foarte disciplinați, campania electorală
s-a îndreptat acum și spre alegătorii trecuți în neființă.

[16]
Un domn din Moldova care nu s-a prins că dacă fură mai puțin tot hoț se numește.

[17]
Mărioara și Helga, agenții electorali imaginari ai candidatului ARD.

[18]
Mai e ceva de adăugat?
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[19]
Puterea poporului, în vârful pomului.

[20]
Romeo și Julieta - varianta de campanie electorală.

[21]
Strategia de campanie a lui Claudiu Maior a dat greș: Ioana Roman s-a și oripilat și nici n-a
ajuns în Parlament.

[22]
Un pic mai la dreapta domnu’ Frătean, că se vede sticla cu țuică-n spate!

[23]
Domnu’ Gliga, uite cam așa îi leru’!

[24]
Un afiș electoral făcător de minuni a început să lăcrimeze de după gratii, în sfânta campanie.

[25]
Un deputat devotat, cu un alegător speriat.
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[26]
Doamna din afiș vă recomandă să faceți tot posibilul ca să vă luați dreptul. Probabil și ea și l-a
luat.

[27]
Un deputat devotat lui Raed Arafat.

[28]
Okosan. Jogosan. Frunda-san.

[29]
La 4 ani sentimentele se reiau, doar că-n alte partide.

[30]
A avut ceva emoții, însă candidatura sa n-a ajuns la coș, ci l-a făcut deputat, în cele din urmă.

[31]
Păcat că n-a candidat la noi, ca să putem spune și noi „PAS!”.
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utem-spune-si-noi-pas/

Cristian Teodorescu (2012-12-13 14:40:29)
:))))))) .... no ceva comic si pe punctul.ro :P

Lucian Calugar (2012-12-13 16:49:42)
Excelent! :)))

Andreea Iulia (2012-12-13 20:53:14)
:)))

Pandrea Ana (2012-12-14 06:56:27)
Mi se pare ca este mai mult de plans decat de ras(asta nu inseamna ca nu am ras cu pofta la cateva
imagini).Aveti un talent de fin observator, si ne-ati demonstrat, cum nu ar trebui facute afisajele si cat
de mult ar trebui gandite sloganurile electorale inainte de a fi lansate. Cine are de vazut, sa vada si
pe viitor sa gandeasca mult mai mult inainte de a actiona, daca tine la imaginea sa publica.

1.12.56 PSD Mureș se opune intrării UDMR în Guvern (2012-12-14 12:06)

[1]
Vasile Gliga, președinte PSD Mureș.

Preşedintele PSD Mureş, deputatul Vasile Gliga, a declarat presei, vineri, că organizaţia sa nu
ar dori o colaborare cu UDMR în viitorul Guvern, întrucât alegătorii formaţiunii sunt împotriva
acestui lucru şi că el a transmis mesajul liderilor centrali ai USL.

’Mi-am exprimat o părere personală, încă nu am avut o întâlnire a Biroului Permanent sau a
organizaţiei PSD Mureş. Eu am zis ceea ce cred că e bine şi ceea ce-şi doresc alegătorii. Am
fost oprit pe stradă de foarte mulţi alegători cum că nu e bine să fie UDMR la guvernare. Şi
e normal că eu trebuie să transmit. Am fost miercuri la Bucureşti şi am transmis în grupul
parlamentar - nu era doar opinia a mea, era aproape a tuturor parlamentarilor din Ardeal -
o susţin şi pe mai departe. Dar asta e democraţia (...) Trebuie să ţineţi cont că cei din sud
sunt acum foarte mulţi şi liderii noştri la nivel central vor face ce e mai bine pentru România.
Nu pot să spun dacă se va ţine cont sau nu. Acum se lucrează la guvernare, la grupurile
parlamentare, cum se poate forma majoritatea constituţională, dacă e nevoie sau nu e nevoie
de UDMR se stabileşte la nivel central’, a afirmat Vasile Gliga, după ridicarea mandatului de
parlamentar de la Biroul Electoral Judeţean Mureş.

Potrivit lui Vasile Gliga, argumentele aleşilor USL Mureş împotriva guvernării cu UDMR ar fi
bazate doar pe reacţia opiniei publice, precum şi pe unele apeluri publicate în presa locală.
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’Majoritatea pe care am obţinut-o în judeţ, mai ales ca PSD, opinia publică asta cere. Personal
nu am absolut nimic cu UDMR-ul, pot să spun că foarte mulţi udemerişti din Reghin şi din zonă
m-au votat şi o să îi reprezint şi pe ei. Nu înseamnă că e rău pentru UDMR că nu mai intră
la guvernare acum, interesele cetăţenilor vor fi apărate de Parlamentul României’, a subliniat
Vasile Gliga.

El a precizat că, deşi şi-a exprimat părerea împotriva colaborării cu formaţiunea maghiară,
toţi parlamentarii USL din Ardeal nu vor avea vreo şansă să îşi impună punctul de vedere şi că
totuşi ’nu poate să fie neapărat rău cu UDMR la guvernare’. ’Dacă avem o majoritate atât de
mare, UDMR nu poate să ceară atât de multe’.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/2012/07/13/vasile-gliga-%e2%80%9elui-basescu-i-s-a-umplut-sacul/vasile-gliga-1/

1.12.57 Fumatul interzis în baruri de la 1 ianuarie (2012-12-14 12:32)

[1] O nouă lege împotriva fumatului va intra în vigoare de la 1 ianuarie 2013. Actul
normativ vizează interzicerea fumatului în spații publice închise, fie că vorbim despre baruri,
cafenele sau taxiuri și maxi-taxiuri. Pe lângă acestea, fumatul va fi interzis de asemenea în
parcurile în care sunt zone amenajate pentru copii. Legat de noul normativ, ministrul Sănătății
Raed Arafat, citat de [2]gândul.info mai preciza:

Limitarea fumatului reprezintă o normă întâlnită în ţările civilizate. România nu este
singura ţară unde acest viciu este interzis în anumite locuri. În Statele Unite ale
Americii şi în Japonia fumatul este deja interzis în anumite spaţii publice deschise,
printre care se numără parcurile.

1. http://punctul.ro/2012/11/20/prinsi-cu-etnobotanicele-la-padure/id-10070488/
2. http://gandul.info/
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1.12.58 Cresc taxele și impozitele locale cu 6,9% (2012-12-14 12:50)

[1] Taxele și impozitele locale ar putea crește de la 1 ianuarie 2013. Primăria Tîrgu-Mureș
propune un proiect de hotărâre de Consiliu Local, care va fi supus dezbaterii și votului con-
silierilor în ședința ordinară care va avea loc săptămâna viitoare. Potrivit expunerii de motive,
impozitele și taxele vor crește cu 6,9 % față de cele care au fost în vigoare în 2012:

Tinand seama de necesitatile de crestere a veniturile proprii ale bugetului local pe
anul 2013 in scopul finantarii cheltuielilor publice locale, pe de o parte, precum si de
conditiile locale specific zonei pe de alta parte, propunem ajustarea impozitelor si
taxelor locale cu 6,9 % fata de anul 2012, ajungand astfel la limita maxima admisa
de lege, conform art. 287, din codul fiscal, insa fara a depasi aceasta limita.

C.H.

1. http://punctul.ro/2012/05/06/batalia-pentru-tirgu-mures/primaria-tirgu-mures/

1.12.59 Zilele Psihiatriei au dăruit un zâmbet (2012-12-16 21:49)

Spitalul municipal „Gheorghe Marinescu” din Tîrnăveni, în colaborare cu Primăria municipiului
Tîrnăveni au organizat spectacolul de caritate „Dăruieşte un zâmbet”, în cadrul primei ediţii
ale Zilelor Psihiatriei Târnăvene. Evenimentul s-a desfășurat miercuri 12 decembrie la Casa
de Cultură a municipiului.

,Organizarea acestui eveniment ne dă prilejul de a lansa un proiect amplu anti-stigmă şi
totodată de a vă prezenta produsele bolnavilor noştri psihici şi a populariza această activitate
în rândul populaţiei din municipiul Tîrnăveni.” a declarat Szász Ioan, managerul Spitalului
„Gheorghe Marinescu”.

Spectacolul a cuprins un concert susţinut de Fanfara „Armonia” de Junii Târnavei, formaţia

„Autograph”, Adelina Morar şi fraţii Balu.
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Invitat special a fost Tinu Vereşezan. Cu ocazia acestui eveniment a fost deschisă o expoziţie

cu vânzare de produse lucrate manual de către pacienţii Compartimentului de Terapie Ocu-

paţională din cadrul spitalului.

Banii obţinuţi din vânzarea produselor vor fi utilizaţi pentru Compartimentul de Terapie

Ocupaţională din cadrul Spitalului.

Activitate de peste 100 de ani

Începând cu anul 1905 s-a înfiinţat pe lângă spitalul din Tîrnăveni colonia familială de tip
agricol, bazat pe plasarea bolnavilor psihici la familiile localnicilor unde desfăşurau activităţi
gospodăreşti. În anul 1906 s-a construit o secţie de psihiatrie cu 60 de paturi, iar în 1915 a fost
construit cel mai mare spital colonie de boli mintale din Transilvania cu 270 de paturi. Colonia
familială s-a dezvoltat ajungând în 1914 la un număr de 1.100 bolnavi plasaţi la familii, iar cei
care prezentau probleme medicale erau internaţi temporar la secţia de boli mintale.

În 1947 bolnavii au fost retraşi din coloniile familiale şi tratamentul lor s-a desfăşurat numai
în condiţii de spitalizare. În anul 1970 s-a înfiinţat ergoterapia la nivelul unităţilor sanitare cu
ateliere şi gospodării agro-zootehnice, permiţând valorificarea produselor în folosul spitalului.
După 1989 a început o degradare treptată până la dispariţie a ergoterapiei. Din anul 2012
a început relansarea acestei activităţi prin înfiinţarea unei secţii de terapie ocupaţională şi
stabilirea unui program pe termen mediu şi lung cu personal calificat şi motivat.

Mircea Barbu

1.12.60 Ședință molcomă de sărbătoare (2012-12-16 21:51)

[1] Ultima ședință ordinară a Consiliului Local Reghin s-a desfășurat în 13 decembrie sub

semnul sărbătorilor. În consecință, cei 19 aleși ai reghinenilor nu au avut păreri contradictorii

asupra punctelor înscrise pe ordinea de zi și întâlnirea s-a consumat în circa 60 de minute.

S-a rectificat bugetul
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9 proiecte de hotărâre și un punct pentru „Diverse” au făcut subiectul dezbaterilor de joi
la Reghin. Printre acestea s-a aflat și proiectul referitor la rectificarea Bugetului General al
Primăriei municipiului Reghin pe anul 2012. Astfel, printre altele, la capitolul învățământ s-au
suplimentat cheltuielile materiale cu suma de 11.000 de lei. Din acești bani, 8.000 de lei sunt
destinați Grădiniței cu Program Prelungit Nr. 3, care își va achita facturile de gaz, iar restul
sumei, respectiv 3.000 de lei sunt pentru diferite servicii care trebuie plătite prestatorilor de
către reprezentanții Grădiniței cu Program Prelungit Nr 5.

Din materialele de ședință postate pe site-ul Primăriei reiese și faptul că la Grupul Școlar

„Lucian Blaga”, din economiile făcute la rechizite (1.600 de lei), la materialele de curățenie

(1.100 de lei), consumul de apă ( 3.700 de lei) și cheltuielile poștale ( 600 de lei), s-au

suplimentat 7.000 de lei pentru alte bunuri și servicii.

Gratuități la transportul în comun

Celelalte proiecte înscrise pe ordinea de zi a ședinței au vizat aprobarea actului adiţional
de modificare şi completare a Protocolului încheiat între municipiul Reghin şi Serviciul Public
Comunitar pentru Eliberarea şi Evidenţa Paşapoartelor Simple, acordarea de gratuităţi pe mi-
jloacele de transport în comun, precum şi stabilirea cuantumului gratuităţii pentru persoanele
cu handicap accentuat şi grav, dar şi pentru însoţitorii asistenţi personali ai acestora (în limita
sumei de 20 de lei pe lună). A fost aprobată, de asemenea, participarea municipiului Reghin
în calitate de coorganizator, alături de Asociaţia Culturală TITÁNZENE din Reghin la „Concertul
de Crăciun 2012”, organizat la Casa de Cultură a Tineretului „George Enescu”, în această
săptămână.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/2012/12/16/sedinta-molcoma-de-sarbatoare/reghin-iarna/

1.12.61 Sărbătorile de iarnă văzute de copii (2012-12-16 21:56)

[1] De curând, la Luduş a fost organizat un concurs-expoziţie pentru preşcolari şi şcolari.

Proiectul educaţional s-a numit „Sărbătorile de iarnă văzute prin ochii copiilor!” şi a fost
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organizat de Grădiniţa „Căsuţa fermecată” (director Carmen Petac), Şcoala Gimnazială Nr.

1 (director Cristina Dancu) şi Şcoala Gimnazială „Ioan Vlăduţiu” (director Adrian Banea).

Parteneri în proiect au fost Primăria, primar Cristian Moldovan şi Casa de Cultură „Pompeiu

Hărăşteanu”, director Dorin Grama.

Bucurie

Directoarea Carmen Petac ne-a declarat că scopul proiectului are ca principale puncte de
interes cunoaşterea, stimularea şi afirmarea potenţialului artistic al copiilor; cultivarea şi
educarea sentimentelor de dragoste faţă de tradiţiile strămoşeşti; cultivarea şi valorificarea
potenţialului creator al copiilor prin utilizarea unor tehnici specifice artelor plastice; dez-
voltarea capacităţii de socializare rapidă prin participarea la activităţi organizate pe grupuri
de copii.

Printre activităţile înscrise în Proiect au fost „Podoabe pentru Bradul de Crăciun”; „Ce ştim
despre Sărbătorile iernii”, iar în cadrul activităţii „Cel mai frumos Brad de Crăciun”, echipele
de copii de la Şcolile participante au împodobit câte un brad pus la dispoziţie de Primăria Luduş.

Evident, juriul concursului, Pal F. Olga, Dorin Grama şi eleva Raluca Sălcudean a deliberat
îndelung pentru stabilirea câştigătorilor, toţi la fel de buni, pe care-i consemnăm într-o ordine
aleatorie: cele trei şcoli gimnaziale, „Ioan Vlăduţiu”, Nr. 1 şi „Ioan Th. Olteanu”, Grădiniţele
„Căsuţa fermecată”, PN 1 şi 2 şi PP 1.

Dar, toţi copiii prezenţi au primit daruri de la sponsorii generoşi Akoş Mora şi Emanuel Butiulcă.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/2012/12/16/sarbatorile-de-iarna-vazute-de-copii/dsc00804/

1.12.62 Trăiască, trăiască, de trei ori trăiască! (2012-12-16 22:02)

[1] În urmă cu 8-9 ani, sătui de atâta nepăsare ce atârna de capul guvernanților, a
președintelui, a tuturor celor care ne conduceau, care târau țara parcă în hăuri din ce în ce
mai găunoase, românii și-au legat toate speranțele de o alianță ce părea că va duce țara pe
făgașul ei normal. Și s-au dus românașii la vot și au votat, ca „să trăiască mai bine”, o alianță
cu nume bombastic, ce promitea câte-n lună și în stele. În fruntea acestei alianțe se „năștea”
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parcă un om umil, aparent chior, cu o chelie acoperită de semiperucă; în ochii poporului, acest
semiciobănaș - „mariner” de-al nostru - fără ifose și deseori îmbrăcat în tricou, îmbrățișând
mulțimea care-l ovaționa, părea salvatorul națiunii. Și au trecut lunile și anii și s-a certat
Dreptatea și Adevărul buimăcind românul care nu mai știa în ce parte să tragă, la Dreptate
sau la Adevăr. Și s-a făcut Dreptate și Adevăr prin mărirea TVA-ului, și falimentarea firmelor,
prin lovitura dată pensionarilor și prin ducerea țării pe cele mai joase trepte ale culturii. Am
ajuns astfel o țară falimentară, cu cei mai nemulțumiți profesori din Europa, cu elevi care nu
reușesc să treacă un examen gândit la nivel mediu, iar mult-promisele autostrăzi au rămas
undeva acolo, departe, cam de unde au început promisiunile... Și iarăși poporul a ajuns la
limita suportabilității, dar nu e nimic! Salvatorii nu au contenit să apară. Și s-au unit din nou
că, de… vorba ’ceea: unde-i unu’ nu-i putere la nevoi și la durere, unde-s doi puterea crește…
darămi-te unde-s trei sau patru. Și gata, țărișoara noastră va avea salarii mari, tinerii - case
de locuit, spitale „ca-n Texas”, centre universitare, economie care zbârnâie de-atâta bine, iar
autostrăzile vor fi atât de multe încât că se vor supraetaja. Iar corupția? Draga de ea! va
dispărea…

PS: Ce bine a sunat acum câțiva ani programul de guvernare al Alianței DA. Ce bine sună
acum noul program de guvernare al noii alianțe. Ce bine sună la fiecare 4 ani promisiunile
primarilor… ce bine sună la fiecare campanie electorală promisiunile celor pe care-i trimitem -
uneori plini de speranță - să ne reprezinte în Parlamentul României, ce bine sună graiul lor…
și Doamne, câtă minciună!

PS 2: La baza noii alianțe stă esența fostei alianțe…

Titi Dălălău

1. http://punctul.ro/2012/01/30/resemnarea/editorial-titi/

1.12.63 UDMR vrea la guvernare! (2012-12-16 22:06)

[1] Au avut „cele mai proaste” rezultate din istoria UDMR, pierzând patru mandate de

parlamentari! Din această cauză, dar și din altele, liderii Uniunii au anunţat, la sfârşitul săp-

tămânii trecute, la şedinţa Consiliului Reprezentanţilor Unionali (CRU) al UDMR, desfășurată în

incinta Teatrului Național, că se impun măsuri ferme de reorganizare a UDMR! „În primul rând

în ograda noastră trebuie să facem curat”, – a spus preşedintele UDMR, Kelemen Hunor, în caz

contrar „anii următori ar putea aduce o decădere iremediabilă a Uniunii, inclusiv din statutul

de partid parlamentar”. Principalul vinovat: PPMT, numit și inamicul etniei maghiare!
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Concluzii… de început

CRU a fost dominat de numeroase discursuri ale liderilor UDMR, unele mai pasionale, altele

mai fără culoare şi a avut ca scop analiza rezultatelor la alegerile parlamentare şi viitoarea

colaborare sau necolaborare în coaliţia guvernamentală … Majoritatea acestor discursuri, dacă

nu toate, au urmărit trei puncte principale: faptul că rezultatele alegerilor au fost sub nivelul

celor din anii trecuţi şi încercarea de a găsi explicaţii pentru acest lucru; atacul dur asupra

Partidului Popular al Maghiarilor din Transilvania (PPMT) considerat a fi principalul vinovat de

„eşecul” UDMR şi prezentat ca un inamic al etniei maghiare pentru că ar fi încercat să dezbine

politic ungurimea; participarea sau neparticiparea în viitorul guvern al României.

Țapii

Mai toţi liderii au încercat să găsească ţapi ispăşitori pentru scăderea popularităţii UDMR în
rândul minorităţii maghiare. Astfel, după cum spuneam, principalul ţap a fost considerat PPMT
care a „furat” din voturile cetăţenilor de etnie maghiară. Ba, mai mult, PPMT a fost prezentat
ca un adevărat trădător de neam, ca un partid fără doctrină, al cărui singur scop este de a
încurca treburile UDMR. Astfel, UDMR doreşte cu orice preţ să-şi asume singur rolul de „părinte
politic” al minorităţii maghiare, uitând că pluralismul politic este o caracteristică esenţială a
democraţiei.

Apoi, s-a dat vina pe faptul că în criza economică, atunci când s-au tăiat salariile, pensiile şi au
fost impuse alte măsuri de austeritate, UDMR a rămas la guvernare, ceea ce a costat voturi la
alegeri.

Nu în ultimul rând, vina a fost aruncată şi asupra sistemului electoral uninominal, care a
diminuat şansele UDMR, în opinia liderilor acestei formaţiuni politice, ei considerând că se
impune revenirea la votarea pe liste, cu partide.

Dar, liderii UDMR au făcut şi un exerciţiu de sinceritate, recunoscând că însăşi factorul uman
din interiorul Uniunii ar putea avea o contribuţie importantă la scăderea numărului de voturi
obţinute de Uniune. Totuşi, deşi mulţi au fost de acord că se impun remanieri în cadrul
Uniunii, niciunul din lideri nu şi-a asumat personal vreun eşec. Nici măcar Frunda, marele
perdant, cel care nu a reuşit să acceadă din nou în Parlament. Acesta a criticat poate cel
mai vehement greşelile UDMR din ultimii ani, dar nu s-a ferit nici de la a face o afirmaţie cu
implicaţii mai mult decât politice, o afirmaţie care lezează interesele majorităţii populaţiei
din România şi care este un atac direct la o parte din Constituţia ţării. Astfel, el a spus
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că sloganul UDMR „Comunitatea maghiară are o reprezentare puternică în Parlament" este
neadevărat, la fel ca primul paragraf din Constituţie, care spune că România este stat naţional!

Nu în ultimul rând, CRU a lăsat şi impresia unui sentiment de teamă a liderilor UDMR, teamă

provocată de perspectiva pierderii reprezentării parlamentare la alegerile viitoare. „Am reuşit

să trecem pragul parlamentar, dar consider că este ultima şansă să procedăm la corecţiuni

pentru ca în 2016 să nu ne mai facem probleme dacă vom reuşi să trecem pragul”, a spus

Kelemen Hunor. Totodată, Borbély László a declarat : „Anul acesta a fost cel mai greu pentru

UDMR. Va trebui să ne revizuim programul şi să ne deschidem pentru toţi aceia care nu ne-au

votat în 2012”.

Din nou PPMT

Frunda a spus că nu PPMT a dus la pierderea de voturi de către UDMR, fiindcă PPMT nici măcar
nu a avut un program: „Trebuie să analizăm de ce UDMR a obţinut mai puţin de 400.000 de
voturi, cu aproximativ 50.000 de voturi mai puţin decât în urmă cu patru ani. PPMT a obţinut
58.000 de voturi. Nu pe ei i-au votat oamenii, ci împotriva noastră au votat. Au primit de zece
ori mai multe voturi decât în urmă cu patru ani. De ce s-a ajuns aici? Pentru că în coaliţie
am luat decizii proaste. Nu am încheiat niciun acord, în timp ce partidul majoritar a introdus
impozitul minim, a tăiat salariile, a redus numărul locurilor de muncă. Noi, UDMR, am fost
acolo. Eu am spus să părăsim coaliţia. Dacă am fi ieşit din coaliţia de guvernământ în 2010,
UDMR ar fi fost într-o poziţie mult mai bună decât acum. În condiţiile în care Partidul Popular
Maghiar nu a avut un program electoral sau un alt ţel în afara aceluia de a micşora numărul de
voturi date de comunitatea maghiară UDMR, se poate vorbi despre deservicii aduse de acest
partid comunităţii maghiare din România. Participarea PPMT la alegeri a fost una din cauzele
care au dus la numărul scăzut de voturi primite”, a declarat Frunda György.

Totuşi, preşedintele Kelemen Hunor a recunoscut rolul PPMT de adversar politic al UDMR: „Am
reuşit să păstrăm reprezentarea parlamentară în condiţiile în care la aceste alegeri ne-am
confruntat cu un partid aflat în competiţie… Cele patru mandate pierdute se datorează PPMT,
care s-a lansat fără şanse de câştig. Prin această candidatură, PPMT a făcut foarte mult rău
politicii, a slăbit reprezentarea parlamentară a maghiarilor”.

Un alt politician maghiar, Kovács Kristian, diminuează însă rolul PPMT, susţinând că partidele

româneşti au primit mai multe voturi de la maghiari decât partidul lui Tokes (idee susţinută

şi de alţi lideri ai UDMR, care au afirmat că 16 % dintre maghiari şi-au dat votul partidelor

româneşti): „Rezultatele alegerilor arată că nu de cei de la PPMT trebuie să ne temem. Cred
©2024 www.punctul.ro 1567



BlogBook 1.12. DECEMBER

că pericolul cel mai mare îl constituie partidele româneşti. USL a luat mai multe voturi de la

noi decât partidele maghiare".

La plăcinte, înainte...

Liderii UDMR au afirmat că ar fi benefic pentru atingerea scopurilor UDMR de a participa în
continuare la guvernare. Frunda György consideră că UDMR trebuie să intre la guvernare „cu
spatele drept", pentru că în opoziţie nu poate oferi nimic judeţelor locuite în majoritate de
maghiari, iar Uniunea nu va avea niciun viitor într-o lume „suprapolitizată": „Când s-a format
coaliţia de guvernare în 1996, am spus că trebuie să fim acolo, şi acum trebuie să fim, cu
spatele drept, pentru că dacă nu vom fi şi vom fi în opoziţie şi nu putem oferi nimic judeţelor
noastre, atunci nu avem niciun viitor în această lume suprapolitizată", a spus Frunda. Frunda
György a adăugat că UDMR nu are o reprezentare puternică în Parlament, fiind cea mai mică
formaţiune politică, cu cei mai puţini parlamentari, şi a avertizat că dacă nu se vor fi găsite
remedii, există riscul ca Uniunea să nu aibă nici reprezentare în Parlamentul European în 2014.

Fostul preşedinte al UDMR, Markó Béla s-a pronunţat pentru asumarea unui rol al Uniunii în

Guvern şi a spus că aceasta nu trebuie să se comporte „ca o fată mare" când este vorba de a

intra la guvernare, pentru că nu este partid politic, ci reprezintă comunitatea maghiară. „Da,

cred că UDMR, dacă e posibil şi dacă există interese mutuale şi condiţii de program reciproc

avantajoase, trebuie să-și asume rolul în Guvern. Sper să putem colabora cu noua coaliţie

guvernamentală majoritară şi să îndeplinim lucruri semnificative. Aceasta cred că este o

abordare corectă. În ultimii 22 de ani unealta noastră politică a fost colaborarea guverna-

mentală. Ar trebui să trecem peste câteva ciudăţenii, să nu se mai spună că guvernăm şi cu

unii şi cu alţii, că miroase a trădare, şi dacă am semnat o coaliţie guvernamentală, nu ieşim,

să nu ne mai comportăm ca o fată mare, pentru că nu suntem partid politic, ci reprezentăm

comunitatea maghiară", a spus Markó Béla.

Mandatul

Consiliul Reprezentanţilor Unionali al UDMR l-a mandatat, sâmbătă, pe preşedintele Uniunii,

Kelemen Hunor, să negocieze cu USL participarea UDMR la guvernare. Kelemen Hunor
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consideră că o eventuală participare a Uniunii la guvernare alături de USL ar trebui să se

facă la nivel de miniştri, nu la nivel de secretari de stat sau şefi de agenţii: „Participarea la

guvernare alături de USL înseamnă ministru, nu secretar de stat şi directori şi şefi de agenţii.

Şi acestea sunt importante, dar de aici să pornim o colaborare cu miniştri. Altă opţiune este

opoziţia, dar din opoziţie nu va exista dialog şi nu putem implementa proiectele noastre. A

treia opţiune nu o văd - sprijinirea USL în Parlament cu voturile noastre -, pentru că ei nu

au nevoie de voturile noastre. Trebuie să decidem dacă vrem să avem un cuvânt de spus,

să fim prezenţi acolo unde se iau decizii, deşi matematic nu este nevoie de voturile noastre,

să ne hotărâm astfel încât cuvântul nostru să se facă auzit. Trebuie să vedem ce este mai

bine pentru UDMR şi pentru maghiarii din Transilvania, să luăm o decizie responsabilă, bazată

pe înţelepciune", a spus Kelemen. „Săptămâna viitoare, după consultările de la Cotroceni şi

după desemnarea primului-ministru, probabil că va urma o întâlnire cu liderii USL. Am spus în

CRU că, dacă e vorba de participare la guvernare, înseamnă miniştri în cabinet. Câţi miniştri,

rămâne de văzut, trebuie să ţii cont de realitate. Numărul de ministere îl vom discuta cu

colegii din USL, când ne vom aşeza, nu transmitem prin presă", a completat Kelemen.

Remaniere

CRU a hotărât dizolvarea conducerii UDMR Tîrgu-Mureş şi reorganizarea filialei, în urma rezul-
tatelor slabe din alegerile locale. „Conducerea organizaţiei a fost de acord cu reorganizarea
structurilor noastre din municipiul Tîrgu-Mureş şi asta am acceptat şi votat în CRU, conform
statutului nostru. Urmează să fie făcută această reorganizare până în septembrie (...) Am
luat o singură decizie: reorganizăm această organizaţie locală din Tîrgu-Mureş, fiindcă nici
rezultatele, nici campania, nici ce s-a întâmplat în ultimii patru ani nu au fost în folosul
comunităţii maghiare, au fost multe greşeli. Şi acolo unde lucrurile nu merg, eu sunt adeptul
reformei şi al schimbărilor necesare”, a declarat preşedintele UDMR, Kelemen Hunor.

Markó Béla a spus că o „remaniere" în rândul organizaţiilor UDMR va fi necesară acolo
unde rezultatul la alegerile parlamentare o impune, făcând referire la UDMR Tîrgu-Mureş.
„Acolo unde rezultatele sunt proaste sau foarte proaste ca la Tîrgu-Mureş, organizația locală
Tîrgu-Mureş trebuie să îşi ia rămas bun", a precizat senatorul.

Preşedintele UDMR Mureş, Kelemen Atilla, a declarat la Consiliul Reprezentanţilor Unionali,
că va face o „remaniere totală", în rândul organizaţiei municipale şi judeţene, judeţul Mureş
fiind „unul dintre cei mai mari perdanţi ai alegerilor". Judeţul Mureş este unul din cei mai mari
perdanți ai alegerilor, să pierdem prezența lui Frunda care va fi resimțită de întreaga sferă
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politică românească. Îi vor lipsi contribuţiile clare şi logice", a declarat liderul organizaţiei
judeţene în cadrul CRU.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/2012/12/16/udmr-vrea-la-guvernare/asta/

1.12.64 Parlamentarii: sărăcuții Mureșului (2012-12-16 22:10)

Alegerile au trecut, iar rezultatele au fost validate. O parte din parlamentari rămân aceeași,

însă avem și nume noi în noul legislativ. Ne-am propus să aflăm cu ce averi pornesc aceștia

în noul mandat, așa că am luat în analiză declarațiile de avere completate anul acesta ca

obligație a funcției anterioare pe care au îndeplinit-o. Unul singur n-a avut funcție publică

într-o instituție a Statului care să-l oblige la completarea unei declarații de avere, acesta fiind

deputatul PPDD Cristian Sefer ales în Colegiul 6.

Senatorii

[1] În Colegiul 1 Senat, lui Marius Pașcan (ARD) i s-a atribuit mandatul de senator după
redistribuire. Ultima declarație de avere semnată de el datează din luna aprilie a acestui an,
când încă îndeplinea funcția de prefect de Mureș. Potrivit acelei declarații, Pașcan deține două
terenuri intravilane (la Tîrgu-Mureș și Bistra Mureșului) și un teren agricol. Are, de asemenea,
o casă de locuit de 170 mp în oraș, plus o casă de vacanță la Bistra Mureșului, iar în parcul de
mașini are pe numele său o Toyota Yaris și un moped Piaggio. Noul senator declară că nu are
depozite în bancă mai mari de 5.000 de euro, dar are un credit de 26.500 de euro scadent în
2022. La acea vreme, Marius Pașcan câștiga din leafa de prefect, plus un venit mic din salariul
de lector la UPM aproximativ 6.000 de lei/lună.

În Colegiul 2 îl întâlnim din nou pe senatorul UDMR Markó Béla. Din calitatea lui de senator,
Markó Béla a semnat ultima declarație de avere în vara acestui an. Atunci, preciza că are pe
numele său sau al familiei cinci terenuri (câte două în Covasna și Sălaj și unul în Mureș), din
care unul intravilan. La bunurile imobile mai adăugăm un apartament de 110 mp în București,
plus o casă la Sâncraiul de Mureș. Markó Béla conduce un Volkswagen Golf din 2011, însă
partea interesantă vine la conturi, nu mai puțin de 11 la număr. Marko are așadar depozite de
183.500 de lei, 18.600 euro, 33.800 dolari americani, plus 749.600 de forinți.
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Următorul colegiu senatorial, numărul 3, a fost adjudecat de liberalul Akos Mora. După ce a
fost reales în vară pentru un nou mandat de consilier județean, Mora a completat o declarație
de avere în care menționează un teren intravilan în Tîrgu-Mureș, un apartament cu garaj sub
bloc și o casă de 225 de mp, toate la Tîrgu-Mureș. Pe numele său mai are un autoturism
Volkswagen (conduce uzual însă un Mercedes ML), după care ajungem la depozite bancare,
unde Akos Mora a strâns până acum aproape 28.000 de lei, plus 84.700 de euro. De asemenea,
mai are de recuperat un împrumut de aproape 80.000 de euro, unul de 70.000 de lei și încă
unul de 9.600 de euro, toate acordate unor firme de-ale sale. Liberalul are însă și un credit de
117.000 de euro scadent în 2036.

În fine, pe colegiul 4, îl avem senator pe fostul prefect Alexandru Petru Frătean. Ultima sa

declarație de avere datează tot din vara acestui an, când preciza că deține câteun teren

intravilan la Tîrgu-Mureș și Ibănești, localități în care deține și câte o casă de locuit. Parcul de

mașini al familiei numără un Hyundai Tucson, un Peugeot 107 și un Ford Focus. În conturi are

30.700 de lei, dar și un credit de 5.000 de euro scadent în 2016.

Trecem la deputați…

…unde în capul listei îl avem pe Kerekes Károly. În declarația de avere de anul acesta, unul
din cei mai longevivi parlamentari UDMR, a trecut un teren intravilan la Acățari, pe care are și
o casă, plus un apartament la Tîrgu-Mureș. Kerekes conduce o Skoda Fabia, iar în conturi are
însumați aproximativ 33.000 de euro.

În colegiul numărul 2 întâlnim un proaspăt ales deputat care se află la prima experiență în
Parlament, respectiv Florin Buicu. Deși este consilier în cabinetul Ministrului Sănătății, Buicu
nu și-a completat încă declarația de avere, chiar dacă au trecut 30 de zile de la emiterea
ordinului de numire în funcție. În situația sa se mai află un singur consilier din cabinetul
ministrului. Totuși, Buicu are o declarație mai veche, din 2009, când se afla în poziția de
director administrativ la UMF. La acea vreme, Florin Buicu declara că deține o casă de 120 mp,
un BMW X3 și un Peugeot 307. Situația financiară arăta că Buicu are un fond de investiții de
135.000 de lei, dar și credite de 70.000 de euro.

Mergem la colegiul 3, adjudecat de Kelemen Atilla, în proprietatea căruia găsim două
terenuri agricole, trei terenuri extravilane de altă natură și un teren intravilan (în total peste
50 de hectare), toate la Cuieșd. Kelemen mai deține și o casă de 200 de mp la Cuieșd,
una de 170 de mp la Tîrgu-Mureș, două autoturisme și două tractoare. Deputatul deține, de
asemenea, un tablou evaluat la 20.000 de euro, 80.000 de euro în cont și nu are nici o datorie.

În colegiul 4, dăm de fostul primar de la Luduș, Florin Urcan. În declarația de avere din iunie

anul curent, Urcan declara un teren intravilan la Luduș, o casă de 100 mp și acțiuni sau părți
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sociale la firma sa, în valoare de peste 1,1 milioane de lei.

Câțiva „grei”

Mai departe, în colegiul 5, ne întâlnim cu un alt veteran al Parlamentului, deputatul Borbély
László, care deține două terenuri intravilane la Tîrgu-Mureș, unde mai are și două case, plus
un apartament. Borbély conduce un automobil Lexus, are o colecție de bijuterii de 15.000
de euro, iar în conturi deține peste 6.600 de euro și 100.000 de lei. Un amănunt interesant
este că, potrivit declarației sale de avere, soția sa Borbély Melinda câștigă mai bine decât
deputatul, adică aproape 10.000 de lei lunar.

În Colegiul 7, ne întâlnim cu fostul vicepreședinte CJ Cristian Chirteș, din averea căruia amintim
câte un teren intravilan la Gurghiu și Sovata și câte unul extravilan la Reghin și Gurghiu, plus
o casă de aproape 300 mp la Gurghiu. Chirteș mai declara, în vara acestui an, că are un
automobil Volkswagen Passat, că nu are mai mult de 5.000 de euro în conturi, însă are trei
credite, unul de 10.000 de euro și două care însumate ajung la 21.500 de lei.

În fine, în colegiul 8, ajungem la unul din cei mai înstăriți parlamentari mureșeni, deputatul
Vasile Gliga. Acesta are 8 terenuri agricole, forestiere sau unul intravilan la Reghin, Toplița,
Lunca Bradului, Fărăgău, Glodeni, Voivodeni și Breaza, o casă de 150 de mp la Reghin și un
autoturism. În cursul anului 2011, Gliga și-a donat o casă de locuit, una de vacanță și un teren
agricol, însă păstrează în continuare acțiuni sau părți sociale la firmele sale, care însumate au
o valoare de peste 840.000 de lei. Ca să vă faceți o imagine asupra veniturilor familie, anul tre-
cut acestea au însumat peste 770.000 de lei, adică un venit lunar de aproximativ 65.000 de lei.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/2012/12/16/parlamentarii-saracutii-muresului/padcan/

1.12.65 Votați-i pe Vizi și Nistor! (2012-12-16 22:13)

[1] Ambii mureșeni din competiția Vocea României, derulată de postul Pro TV s-au calificat
în finală. După semifinala de vineri seara, atât Vizi Imre, cât și Cristi Nistor au fost selectați
de public, în urma prestațiilor live, să participe la marea finală care va avea loc pe data de 26
decembrie. Vizi va reprezenta echipa lui Marius Moga, după ce a primit 50 % din șanse de la
antrenor și 64 % din voturile telespectatorilor. După concurs, Vizi Imre ne spunea că a avut
emoții atât de mari încât a uitat textul de la o piesă.
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În finală vor concura patru persoane, din care doi mureșeni. L-am întrebat de asemenea pe
Vizi ce va face dacă va câștiga competiția, iar el ne-a răspuns că cel mai important e să se
descurce bine: „Cred că am să mă bucur, acesta e cel mai la îndemână răspuns.”
Cristi Nistor spune, de asemenea, că a avut emoții foarte mari, că a dat tot ce a putut, dar că
ar fi putut să cânte mai bine: „Am o problemă cu buza de jos pe care încerc mereu să mi-o
stăpânesc, dar în rest m-am simțit foarte bine. Am dat tot ce-am putut mai mult. S-a strâns
și oboseala, orele de repetiții, orele de nesomn…”... „Sunt mulțumit că în spatele tuturor
detaliilor tehnice, emoția s-a transmis și a ajuns la sufletele oamenilor”.

Cristi a reușit o performanță foarte frumoasă din acest punct de vedere. După ce a primit
50 % din șanse de la antrenor, publicul l-a votat în număr foarte mare. Mai exact, 82 % din
telespectatori l-au ales în dauna lui Ciprian Teodorescu. „Mă bucur, chiar am rămas foarte
surprins când am aflat ce procente am avut de la public și ce diferență a fost. Pentru asta nu
pot decât să mulțumesc celor care m-au votat, probabil în special ludușenilor și mureșenilor
mei”.

Cât despre finală, Cristi Nistor spune că încearcă să nu se gândească prea mult. Totuși, l-am
întrebat ce va face dacă pe 26 decembrie va fi ales Vocea României: „Încă nu mă gândesc
până acolo, chiar dacă mai e un singur pas. Am zis că îmi place să iau lucrurile etapă cu etapă
și deși am ajuns la ultimul pas, la finală, încerc să nu mă gândesc la finalul finalei”.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/2012/11/05/vizi-imre-vrea-sa-fie-vocea-romaniei/vizi-imre/

1.12.66 Întuneric pe Transil (2012-12-16 22:16)

[1] Asociaţia Fotbal Club Municipal este prima victimă a parteneriatului cu Primăria Tîrgu-
Mureş, parteneriat aprobat de Consiliul Local. Autoritatea locală are restanţe către clubul
de fotbal târgumureşean care se află acum în nefericita situaţie de a fi executat silit. Astfel,
nocturna stadionului – 600.000 de euro sponsorizare - s-ar putea să fie vândută la licitaţie
publică, dacă până în 19 decembrie Finanţele nu încasează o parte din datorie.

Săptămânalul Punctul a criticat în repetate rânduri alocarea de bani din bugetul local cluburilor
târgumureşene profesioniste de fotbal, baschet, volei sau futsal şi asta pentru că pe de-o
parte bugetul nu a fost supus dezbaterii publice, iar pe de altă parte cluburile profesioniste ar
trebui să funcţioneze asemenea unor societăţi comerciale şi nu asemenea unor asistaţi sociali.

De asemenea, aşa cum am mai arătat şi în alte numere ale Săptămânalului, nu există un

control asupra banilor publici - pe de o parte pentru că acele dări de seamă asupra sumelor
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cheltuite nu au fost prezentate vreodată aleşilor locali, iar pe de altă parte pentru că organele

de control nu au urmărit traseul acestor bani publici chiar dacă vorbim de entităţi de drept

privat. Însă dacă ţi-ai asumat anumite angajamente şi vorbim aici de tandemul Consiliul Local

şi Primăria Tîrgu-Mureş ni se pare corect şi firesc să le respecţi. Şi ajungem la tema noastră,

şi anume executarea silită la care este supusă Asociaţia „Fotbal Club Municipal” Tîrgu-Mureş.

Bunuri la vânzare

Săptămâna trecută a apărut informaţia potrivit căreia Administraţia Finanţelor Publice Tîrgu-
Mureş va scoate la licitaţie nocturna stadionului Transil pentru datoriile clubului. Mai precis,
potrivit dosarului de executare A3812, Asociaţia Fotbal Club Municipal Tîrgu-Mureş este bună
de plată, urmând ca pentru recuperarea datoriilor – al căror cuantum nu se cunoaşte, fiind
confidenţial – să fie vândute la licitaţie „instalaţia de iluminat nocturn (pentru teren de fotbal)
format din 4 stâlpi cu înălţime de 40 m, 144 proiectoare, 8 corpuri de iluminat de siguranţă, 8
corpuri iluminat balizaj, cablurile electrice pentru legătură proiectoare tablou electric situat la
baza fiecărui stâlp; băncile antrenorilor, 3 bucăți, centrala termică, compusă din două cazane
din fontă cu fluid de lucru apă caldă, două boilere, două vase de expansiune, pompe, robinete,
vase, ţevi şi fitinguri aferente”. Preţul de pornire al licitaţiei pentru vânzarea acestora se
cifrează la aproape 1,7 milioane de lei fără TVA. Licitaţia ar urma să aibă loc în 19 decembrie,
iar cei interesaţi trebuie să achite 10 % din preţul de pornire al licitaţiei.

Anunţul de licitaţie publică vine după ce clubul a beneficiat de reeşalonarea datoriilor restante

şi după ce conducerea acestuia s-a angajat să plătească şi debitele restante cât şi cele la zi,

ceea ce nu s-a întâmplat.

Datorii, datorii…

În aprilie 2011, Consiliul Local Tîrgu-Mureş aproba alocarea din bugetul municipiului a sumei

de 7 milioane de lei către FC Municipal, aproximativ o treime din suma cheltuită anul trecut

de club. În 2011, clubul era în Liga I de fotbal şi a beneficiat, de asemenea, de o sumă de

1,3 milioane de euro din drepturile de televizare pentru sezonul 2011-2012. Adică aproape 6

milioane de lei. La cei aproape 13 milioane de lei mai adăugăm banii sponsorilor, biletele şi

abonamentele vândute (cel puţin 400 de mii de lei dacă considerăm că un bilet a fost doar 5
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lei per meci, iar numărul mediu de spectatori a fost de 5.200), banii încasaţi din transferurile

de jucători, sumele potenţial achitate de către vânzătorii de produse alimentare şi băuturi

nealcoolice şi obţinem un mare semn de întrebare: Ce bani nu au fost achitați către Fotbal

Club Municipal, care a încheiat anul financiar 2011 cu un deficit de 3,36 de milioane de

lei? Răspunsul ni l-ar putea oferi controlorii financiari ai Camerei de Conturi dacă ar verifica

asociaţia. O parte de răspuns l-a oferit fostul viceprimar Claudiu Maior, în prezent consilier

local PD-L, consilier al primarului Dorin Florea şi unul dintre reprezentanţii clubului. Acesta

a susţinut că FCM ar mai avea de încasat de la Primărie suma de 9 milioane de lei aprobată

în acest an. Ţinând cont că pentru acest an suma aprobată în primăvară, aferentă sezonului

2012 – 2013, se cifrează la 7 milioane de lei, la o simplă scădere aflăm că nici banii de anul

trecut nu au fost viraţi toţi. În aceste condiţii, avem o idee de ce nocturna stadionului –

600.000 de euro sponsorizare - s-ar putea să fie vândută la licitaţie publică, dacă până în 19

decembrie Finanţele nu încasează o parte din datorie.

FC Municipal şi banii publici

Asociaţia Fotbal Club Municipal s-a înfiinţat în 2008 ca succesoare în drepturi a Unirii Sânni-
colau Mare. Potrivit actului constitutiv, membrii fondatori erau SC Siletina Impex SRL, Ioan
Nucu Man, Tatar Bela şi mama viceprimarului Claudiu Maior. În ultimii patru ani, pentru FC
Municipal s-au aprobat peste 20 de milioane de lei în numele unei asocieri între primărie
şi club, aprobată de Consiliul Local Tîrgu-Mureş. În patru ani de zile, reprezentanţii FCM nu
au prezentat Consiliului Local Tîrgu-Mureş nicio dare de seamă privind modul de cheltuire
a fondurilor publice. Spre deosebire de FCM, celelalte cluburi finanţate din bugetul local –
Baschet Club Mureş, City’us sau CSU Medicina par să nu aibă aceleaşi probleme financiare,
înregistrând pierderi mult mai mici comparativ cu cel de fotbal.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/2012/12/16/intuneric-pe-transil/fcm/

1.12.67 Irakian prins că plănuia un atentat în România (2012-12-18 13:34)

[1] Un cetățean de origine irakiană, rezident în Finlanda, care plănuia un atac terorist îm-
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potriva unui diplomat străin acreditat la Bucureşti a fost prin săptămâna trecută de autoritățile
române. El a fost reținut de Brigada Antitero a SRI chiar în moment ce intenționa să acționeze,
iar ulterior a fost predat Poliției Române. Despre acest incident, SRI a emis un comunicat de
presă, în care se mai spune că respectivul cetățean avea și pregătire militară:

Despre cetăţeanul irakian s-a stabilit că a fost implicat în activităţi extremist-teroriste
şi dispune de pregătire militară fiind determinat să realizeze un atac terorist pe
teritoriul naţional, având ca ţintă diplomaţi ai unor state din Europa şi SUA. În cadrul
cercetării penale iniţiate de DIICOT asupra cetățenului străin, SRI acordă sprijin
de specialitate, conform competenţelor legale. Având în vedere faptele săvârşite,
cetăţeanul irakian a fost reţinut pentru 24 de ore iar ulterior instanţa a dispus
arestarea preventivă a acestuia pentru o perioadă de 29 de zile.

SRI, în calitate de autoritate naţională în domeniul prevenirii şi combaterii teror-
ismului, are ca prioritate majoră prevenirea oricăror riscuri şi ameninţări pe profil
antiterorist, cooperând în acest sens cu celelalte instituţii din cadrul Sistemului
Naţional de Prevenire şi Combatere a Terorismului (SNPCT), precum şi cu parteneri
externi.

Cristian Teodorescu

1. http://punctul.ro/2012/02/22/angajat-al-primariei-retinut-pentru-abuz-sexual/1156821_34132110/

1.12.68 Târnăveneni mai buni de Crăciun (2012-12-21 09:04)

[1] Corala „Amicii” prin intermediul Asociaţiei „Amiciţia” din Tîrnăveni a organizat specta-
colul de caritate „Şi tu poţi ajuta un copil cu dizabilităţi”. Concertul de colinde s-a desfășurat
vineri, 14 decembrie, la Casa de Cultură din localitate. Contribuţia benevolǎ a participanţilor
la spectacol, cu titlul de donaţii sau sponsorizări a fost destinatǎ în totalitate pentru sprijinirea
copiilor cu dizabilitǎţi în vederea înfiinţării unui CENTRU DE TERAPIE OCUPAŢIONALǍ şi recu-
perare prin muncǎ și Asociaţiei „,Catharsis” pentru persoanele cu dizabilitǎţi.

Corul a interpretat colinde din repertoriul românesc şi internaţional. Tot cu acest prilej a
recitat poezii de Crăciun Ştefan Cijevska. Au mai interpretat colinde la orgă şi voce profesorul
Liviu Turcu, la chitară şi voce inginerii Ioan Muntean, Cristina Surdu şi Celi Beleanu şi la voce
Teodora Sprânceană. Pe scenă au urcat şi o parte dintre copiii de la Asociaţia „Catharsis” care
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au susţinut un moment artistic. Conducerea muzică a corului a fost asigurată de Liviu Turcu
şi Aurel Margine, prezentator a fost Ecaterina Puia, iar scenariul şi regia a aparţinut lui Ioan
Muntean.

Concertul umanitar de Crăciun organizat de Corala Amicii a devenit deja o tradiţie la Tîrnăveni,
anul trecut spectacolul fiind dedicat Cantinei Sociale care a oferit o masă caldă copiilor străzii.

Campania „Ajută şi tu un copil cu dizabilităţi” a înregistrat un nou succes de această dată prin
intermediul Coralei Amicii, care cu ocazia concertului organizat vineri la Tîrnăveni a reuşit să
strângă donaţii în valoare de 2.300 de lei.

Tot datorită Coralei Amicii, care a susţinut un concert şi la biserica Greco-Catolică din municipiu
s-a mai reuşit colectarea sumei de 325 de lei din partea enoriaşilor, sumă care va fi destinată
tot Asociaţiei Catharsis.

„Sărbătoarea Naşterii lui Iisus este un moment de bucurie, dar şi unul ce ne îndeamnă să fim
mai buni, aşadar vă aşteptăm cu drag să cântăm împreună”, au menţionat în invitaţia adresată
publicului membrii coralei Amicii, care au declarat că nu se vor opri cu acţiunile umanitare aici.

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/2012/12/21/tarnaveneni-mai-buni-de-craciun/attachment/4898/

1.12.69 „Zahărul Luduș” o marcă redutabilă a oraşului (2012-12-21 09:21)

[1] Nu cu mult timp în urmă, Camera de Comerţ şi Industrie (CCI) Mureş a făcut cunoscut
Topul Firmelor din judeţul Mureş, o oglindă a operatorilor economici cu cele mai bune rezultate
economico-financiare, un top al firmelor de succes.

Alexandra Furdui, reprezentanta CCI la Luduş ne-a declarat că Topul este „un instrument de

clasificare al firmelor, conform unei metodologii unice pe ţară şi recompensează eforturile

celor mai performante firme din cele aproape 16.000 de societăţi comerciale din judeţ”.

Opt firme pe primul loc
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Cea mai titrată societate comercială din oraş, „SC ZAHĂRUL LUDUŞ” SA, director ing. Ioan
Armenean este din nou pe primul loc în clasamentul Întreprinderilor mijlocii pentru fabricarea
zahărului, fiind o adevărată emblemă a industriei locale.

Pe acelaşi loc I se clasează MENELV BORSE SRL (Marilena Tinca) în categoria întreprinderilor
mijlocii din industria articolelor de voiaj, marochinărie şi a articolelor de harnaşament; ELCONS
2000 SRL (Maria Daniela Nemeş) pentru fabricarea articolelor metalice în întreprinderi mici;
SEFAR INTERNAŢIONAL SRL ( Antonio Gian Franco Fara) la fabricarea mobilei n. c. a; STEKAS
CONSERV SRL (Ştefan Kaşler) pentru lucrări în construcţii; HAPPY SERV SRL (Zachei Petrea)
pentru activităţi de transport; ZAHARCOM SRL (Francois – Xavier Podvin) – Comerţ cu ridicata
al zahărului şi DRAGOŞ şi SANDA SRL în comerţul cu amănuntul al produselor farmaceutice.

Pe locul al II al Topului s-au clasat firmele COMARO SRL – Constantin Iacob pentru turnarea
metalelor neferoase; ROMFERCHIM SRL – Sorin Nemeş pentru fabricarea articolelor metalice
şi RO DACIA COM SRL – Dănilă Moldovan pentru comerţul cu ridicata.

Pe poziţia a 3-a s-au clasat firmele BUJOOBO PRODCOM SRL – Ioana Bucşa pentru fabricarea
produselor din carne; DACTYLIS PROD SRL – Angelica Rodica Mocan pentru fabricarea pâinii,
prăjiturilor şi a produselor proaspete de patiserie; BERCAS IMPEX SRL – Luciano Bertocco,
fabricarea articolelor de îmbrăcăminte; STOMATER SERV COM SRL – Cornel Ercean, comerţ cu
amănuntul al carburanţilor şi FARMACIA PANAX SRL – Maria Liteanu.

Pe locuri fruntaşe s-au clasat KOMPONENT SRL - Sidonia Cîrpaciu ( Fabricarea produselor
din material plastic); INTRA SERV SRL – Alin Bocicor (Activităţi de inginerie şi consultanţă);
FRANZELUŢA SRL – Szász Attila, comerţ cu amănuntul; ZONIX SRL – Nicolae Marian, comerţ cu
amănuntul şi XENIA INFO SRL – Szász Blaj, Hoteluri şi alte facilităţi de cazare.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/2012/12/21/zaharul-ludus-o-marca-redutabila-a-orasului/dsc00936/

1.12.70 2012, An greu pentru pompierii reghineni (2012-12-21 09:25)

[1] Detașamentul de pompieri Reghin, din cadrul Inspectoratului Pentru Situații de Urgență

Mureș, a trecut în revistă, săptămâna trecută, toate intervențiile și acțiunile din ultimele 11

luni. Ședința de bilanț a fost făcută în prezența primarilor din comunele învecinate Reghinului

deoarece pompierii reghineni deservesc 23 de comune. Din materialul prezentat la întâlnire

reiese că subunitatea a fost alertată în 1.392 de situații de urgență. Este vorba despre 1.110

de intervenții ale echipajelor SMURD și aproape 280 ale echipajelor de pompieri.
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Mai mult cu 100 de intervenții

Din nefericire, cifrele sunt în creștere comparativ cu anul trecut, 100 de acțiuni fiind bifate în

plus în decursul acestui an. Asta înseamnă că în 2011 echipajele detașamentului din Reghin

au intervenit de 1.296 de ori. Cele mai multe cazuri au fost cele pentru stingerea incendiilor de

vegetație uscată. Din același material reiese că anul acesta o persoană a murit carbonizată,

alte șase și-au pierdut viața în accidente rutiere, în timp ce 13 victime au ajuns la spital după

intervenția echipajelor de descarcerare. Un alt aspect se referă la alarmele false. 18 astfel de

apeluri au fost înregistrate de către detașamentul de pompieri Reghin, fapt ce duce la pierderi

de combustibil și timp prețios.

Combustibil

Cu toate acestea, anul 2012 se încheie într-o notă optimistă pentru ISU Mureș. Și asta pentru
că în urmă cu o lună a fost inaugurat cel mai nou punct de intervenție la Deda. Și mai mult,
toți primarii prezenți la întâlnire și-au arătat disponibilitatea spre o comunicare mai bună după
ce relația dintre Detașamentul de Pompieri din Reghin și Primărie a fost dată ca exemplu.
La inițiativa primarului Maria Precup, subunitatea din Reghin este ajutată cu 200 de litri de
motorină în fiecare lună. În urma discuțiilor purtate pe această temă și ceilalți primari și-au
arătat intenția să ajute subunitățile de pompieri cu resursele necesare.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/2012/12/21/2012-an-greu-pentru-pompierii-reghineni/attachment/60161593/

1.12.71 Cupa cetății: multe medalii pentru sighișoreni (2012-12-21 09:33)

[1] Sâmbătă, 15 decembrie, în Sala Polivalentă „Radu Voina” din Sighișoara, în organizarea
Clubului Sportiv Spartacus din localitate, s-a desfășurat Turneul Internațional de lupte libere
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„Cupa Cetății – Ediția a IV-a”, destinat echipelor de tineret și cadeți. La concurs au participat
158 de sportivi de la 10 cluburi din 11 localități. Invitați speciali au fost sportivi de la clubul
Vasas (Metalul) din Kiskunfélegyháza - Ungaria, localitate înfrățită cu Sighișoara.

Sportivii au concurat pe categorii de vârstă și greutate, atât la băieți, cât și la fete. Rezultatele
sportivilor sighișoreni, pregătiți de domnul profesor Szász Sándor, au fost foarte bune, în
concursul pe echipe, ca și anul trecut de altfel, CS Spartacus situându-se pe locul 1 cu 46 de
puncte. Pe locurile 2 și 3 s-au situat echipele CS Mureșul din Tîrgu-Mureș (40 puncte) și CS
„Lőrincz Márton” din Corund (33 puncte).

Rezultatele individuale ale sportivilor de la CS Spartacus Sighișoara:

Băieți

2006-2007 - 27 kg - loc III Schulleri Edi
2004-2005 - 28 kg - loc II Cserják Norbert
2002-2003 - 38 kg - loc III Sergiu Șandru
55 kg - loc II Szász Zsombor
60 kg - loc I Paul Nițu
2000-2001 - 54 kg - loc I George Suciu
1996-1997 - 58 kg - loc II György Lehel
1998-1999 - 47 kg - loc II Naghi Andrei
86 kg - loc II Dacian Stoica
1993-1995 - 69 kg - loc II Máthé Levente

Fete

1996-1997 - 60 kg - loc III Andreea Suciu
1998-1999 - 45 kg - loc I Petronela Gircea
2000-2001 - 26 kg - loc I Daniela Bodislav
32 kg - loc I Maria Hondoi
loc II Roxana Ungri
36 kg - loc I Ștefania Coman

1. http://punctul.ro/2012/12/21/cupa-cetatii-multe-medalii-pentru-sighisoreni/lupte-libere-1/

1.12.72 Dottore 2 (2012-12-21 09:44)

[1] Pe domnul Eugen Nicolăescu, fost președinte PNL Mureș, am avut „plăcerea” să-l
cunosc la puțină vreme înainte să ajungă ministru. Din demagog de duzină, s-a transformat
văzând cu ochii într-un politruc ordinar, care-și depășește penibilul și văditul irealizabil al
promisiunilor cu o aroganță intimidantă. Astfel, cred personajele de tipul domnului Nicolăescu,
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se poate livra orice vorbă scoasă pe gură, oricui, oricând și în orice context, iar cel căruia i
se adresează o va înghiți. Dacă domnului Nicolăescu i s-a spus că bate câmpii și ne jignește
inteligența de jurnaliști când promitea că va construi vreo câteva zeci de spitale numai prin
județul Mureș, el o ținea una și bună, că ne va da peste nas când le va termina de construit, că
noi suntem plătiți de adversari politici să-i facem lui zile fripte și articole ostile. Primul mandat
la Sănătate l-a încheiat de ani buni, al doilea îl începe acum. Spitalele n-au apărut nicăieri și
ar fi și absurd dacă s-ar construi. Dar nu e absurd pentru mai nimeni că domnul cu pricina
primește din nou acest portofoliu.

Așadar, penibilul se reia în noul cabinet Ponta. Un cabinet plin de Nicolăești, de oameni
fără nici o competență dovedită, afară de demagogia perfecționată, personalizată în funcție
de caracterul fiecăruia și dusă apoi la extrem. Oprea la apărare, Fenechiu la Transporturi,
Bănicioiu la Sport și Tineret etc. O adunătură sinistră de personaje care n-au dovedit niciodată
nimic. Ba din contră, deasupra unora cum sunt Relu Fenechiu sau Eugen Nicolăescu, planează
suspiciuni de fraude, existând dosare în care sunt implicate numele lor.

Nu mă aștept așadar la nimic bun de la noul guvern. Plin de dubioși conduși de un plagiator
dovedit, așadar hoț cu acte-n regulă, supradimensionat la peste 20 de ministere, deci greoi
și birocratic, noul cabinet are toate premisele să le facă toate pe dos. Are ocazia și să ofere
opoziției material pentru tracasări prin dosare la DNA, „gâlcevi” televizate, moțiuni sortite din
fașă eșecului și altele cu care deja suntem mai mult decât familiarizați.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/2012/03/05/descentralizarea-cu-dus-si-intors/catalin-3/

1.12.73 Teatru 74 începe al doilea proiect european (2012-12-21 09:53)

[1] Asociația Centrul Multimedia Teatru74, în parteneriat cu Universitatea de Arte din
Tîrgu-Mureş, Universitatea Lucian Blaga din Sibiu și Teatrul Radu Stanca din Sibiu au început
derularea celui de-al doilea proiect cu finanțare europeană în domeniul teatrului, denumit
„Teatrul Modern – Mijloace Multimedia”.

Prima parte a proiectului s-a derulat în intervalul 17-20 decembrie, când studenții implicați

s-au organizat în șapte teatre moderne, care au ca sarcină realizarea câteunui spectacol,

acestea urmând să aibă premiera la finalul etapei a doua a proiectului. O caracteristică a

acestor spectacole e utilizarea mijloacelor multimedia, fie pentru a înlocui decorul clasic de

teatru, fie ca o metodă în sine de expresie. De pregătirea acestor studenți se vor ocupa mai

mulți tutori, de diferite specializări. Pe regie, vor fi Cristi Juncu, Andreea Vulpe, Ovidiu Caița,
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Vargyas Marta, Radu Dinulescu și Cristina Grigoraș. De partea de coregrafie se va ocupa

Mălina Andrei, pe actorie tutori vor fi Elena Todoran, Kelemen Barna, Ramona Gecse și Theo

Marton, în timp ce de partea de scenografie se vor ocupa Cosmin Ardeleanu, Dan Tița, Alina

Herescu, Anna Szabo, Cristina Milea și Cristina Grigoraș.

Concret…

…potrivit comunicatului de presă emis de organizatorii stagiilor de pregătire, în această primă

etapă „se lecturează textele alese de tutorul îndrumător regizor împreună cu studentul regizor

al fiecărei echipe și se definitivează conceptele artistice ale spectacolelor. Tutorele îndrumător

scenograf împreună cu studentul scenograf realizează conceptul scenografic al spectacolelor,

precum și necesarul de mijloace multimedia ce urmează a fi utilizate. Studenții actorii și

coregrafii participă la diferite ateliere de lucru susținute de tutorii îndrumători actori și tutorele

îndrumător coregraf. Prin aceste ateliere practice se aprofundează genul de spectacol ce

urmează a fi realizat în etapa următoare”. A doua parte a stagiului e programată în intervalul

18 februarie – 3 martie.

Proiectul…

…are o valoare totală de puțin peste 2,3 milioane lei, din care contribuția nerambursabilă

venită de la Comisia Europeană este de aproximativ două milioane de lei. Pe hârtie proiectul

a început la 1 ianuarie 2012 și se va derula pe parcursul a 23 de luni, finanțarea venind prin

Programul Operațional Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane. Asta înseamnă că accentul

se pune în principal pe practică și mai puțin pe însușirea unor cunoștințe teoretice. Studenții

au așadar ocazia să lucreze efectiv la un spectacol în condiții similare cu cele din viața de zi

cu zi a unui teatru, având însă ajutorul tutorilor. Menirea acestui proiect este, ca și la primul,

ajutarea studenților de la facultățile de teatru din Tîrgu-Mureș și Sibiu să se integreze mai bine

pe piața muncii după absolvire. La primul proiect cu finanțare europeană derulat la Teatru 74,
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sute de studenți au avut o ocazie similară, însă atunci accentul s-a pus pe organizarea unei

trupe de teatru, fiecare companie de teatru simulată având actori de la actori și regizori, până

la oamenii care s-au ocupat de promovare. Din păcate însă, nu toate au mers bine.

Problemele de la primul proiect…

…au fost mari și chiar foarte mari. Început la 1 iulie 2010, „Practică Teatrală în Regiunile
Centru și Nord-Vest”, cum a fost denumit primul proiect, s-a împotmolit de multe ori din cauza
blocajelor la deconturi și a valorii mult mai mare a proiectului, care depășea 800.000 de euro.
El urma să se deruleze pe o perioadă de 26 de luni, acțiunile din proiect au decurs exact cum
trebuia, însă nu și partea birocratică. Întârzierile la deconturi au ajuns adesea și la 5-6 sau
chiar 7 luni. Asta a adus Asociația Centrul Multimedia Teatru74 de multe ori în situația de
a nu-și putea plăti furnizorii și chiar de a avea conturile blocate de către Finanțele Publice.
Totuși, pe de altă parte, rezultatele s-au simțit din plin la studenții participanți. Mai mulți dintre
cei care au fost la acele stagii de practică au participat apoi la Gala HOP dedicată tinerilor
actori sau la festivaluri de teatru de anvergură cum sunt cele de la Sibiu, Iași, Timișoara sau
Satu-Mare. Pe lângă aceste rezultate cuantificabile, se adaugă de asemenea și experiența
acumulată de ei în organizarea de evenimente.

Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/2012/12/21/teatru-74-incepe-al-doilea-proiect-european/teatru/

1.12.74 „Să ne punem în ordine propriul suflet” (2012-12-21 09:59)

[1] Numai acela care dăruieşte şi se dăruieşte spre slava lui Hristos şi spre ajutorarea
„fraţilor Săi foarte mici” (Mt. 25, 40) dă dovadă de o credinţă dinamică şi vie.

Pastorala Înaltpreasfinţitului Părinte Arhiepiscop IRINEU la Sărbătoarea Naşterii Domnului,
2012: „Iubiţi fii duhovniceşti, în urmă cu două mii de ani, în timpul regelui Irod cel Mare şi
al împăratului roman Octavian Augustus, „Dumnezeu a trimis pe Fiul Său, născut din femeie,
născut sub Lege, ca pe cei de sub Lege să-i răscumpere, ca să dobândim înfierea” (Gal. 4,
4-5). Ţinându-Şi făgăduinţele făcute lui Avraam şi urmaşilor lui, Dumnezeu L-a trimis în lume
pe „Fiul Său Cel iubit” (Mc. 1, 11).

Noi credem şi mărturisim că Iisus din Nazaret, născut evreu dintr-o fiică smerită a lui Israel,
din Preacurata Fecioară Maria, este Fiul veşnic al lui Dumnezeu (cf. In. 5, 26), Care S-a făcut
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om pentru mântuirea noastră. Coborât din cer, dintre cetele îngereşti, „Cuvântul S-a făcut
trup şi S-a sălăşluit între noi şi am văzut slava Lui, slavă ca a Unuia-Născut din Tatăl, plin de
har şi de adevăr” (In. 1, 14).

Dreptmăritori creştini, Pruncul divin născut în Betleem este HRISTOS. Acest cuvânt vine din
traducerea grecească a termenului ebraic „Mesia”, care înseamnă „Unsul”. Cuvântul Hristos
semnifică misiunea dumnezeiască pe care Iisus a îndeplinit-o în mod desăvârşit. În Israel erau
unşi în numele lui Dumnezeu cei care urmau să fie consacraţi unei misiuni care venea de la
Cel Preaînalt. Aceştia erau împăraţii, arhiereii şi uneori proorocii. Tot aşa trebuia să fie, prin
excelenţă, Mesia, trimis de către Dumnezeu în lume pentru a instaura definitiv Împărăţia Sa.
Uns de către Duhul Domnului (cf. Is. 61, 1) în acelaşi timp ca Împărat, ca Arhiereu, dar şi
ca Prooroc, Iisus a împlinit nădejdea mesianică a lui Israel în această întreită demnitate sau
funcţie.

Îngerul a vestit păstorilor naşterea lui Iisus ca pe aceea a lui Mesia făgăduit lui Israel: „Vă
vestesc vouă bucurie mare, care va fi pentru tot poporul, că în cetatea lui David vi S-a născut
astăzi Mântuitor, Care este Hristos Domnul” (Lc. 2, 10-11). De la început El este „Cel pe Care
Tatăl L-a sfinţit şi L-a trimis în lume” (In. 10, 36). După ce a fost zămislit în sânul feciorelnic al
Mariei de Duhul Sfânt, Iosif a fost chemat de către Dumnezeu „s-o ia pe Maria drept femeia
sa” (cf. Mt. 1, 20). Astfel, Iisus, Care Se numeşte Hristos, Se naşte din logodnica lui Iosif în
descendenţa mesianică a lui David (Mt. 1, 16). Logodna aceasta, ca legământ sacru cu putere
legală, îl îndreptăţea pe Iosif să reprezinte atât pe Fecioara Maria, cât şi pe Fiul ei, în faţa
autorităţilor şi a societăţii.

Numele de Hristos sau Mesia indică misiunea dumnezeiască pe care o va îndeplini Iisus.
Sfântul Irineu, episcopul Lyonului, afirmă: „În numele lui Hristos este subînţeles Cel Care L-a
uns, Cel Care a fost uns şi însăşi ungerea cu care a fost uns. Cel Care a uns este Tatăl, Cel
Care a fost uns este Fiul, şi a fost uns în Duhul, Care este ungerea”. Când Iisus a primit botezul
de la proorocul Ioan în râul Iordan, s-a descoperit consacrarea Lui mesianică veşnică. Atunci,
„Dumnezeu L-a uns cu Duhul Sfânt şi cu putere” (Fapte 10, 38), „ca El să fie arătat lui Israel”
(In. 1, 31) ca Mesia. Faptele şi cuvintele Lui Îl vor face cunoscut ca „Sfântul lui Dumnezeu”
(Mc. 1, 24) sau „Cel sfânt şi drept” (Fapte 3, 14).

„Fiul Omului, Cel Ce este în cer” (In. 3, 13), este Mesia, „Împăratul cerurilor Care, pentru
iubirea de oameni, pe pământ S-a arătat”. Această demnitate împărătească sau regalitate
mesianică a lui Iisus este dezvăluită în misiunea Sa de Slujitor Care suferă. „Fiul Omului n-a
venit să I se slujească, ci El să slujească şi să-Şi dea viaţa răscumpărare pentru mulţi” (Mt. 20,
28). Acceptând Crucea, a dat dovadă că El este Mesia Cel făgăduit. De aceea, Sfântul Ioan
Gură de Aur spune: „Îl numesc Împărat, pentru că Îl văd răstignit!”. După Înviere, Sfântul
Petru proclamă în faţa poporului lui Dumnezeu demnitatea împărătească a lui Mesia, zicând:
„Cu siguranţă să ştiţi voi, toată casa lui Israel, că pe Acest Iisus pe Care voi L-aţi răstignit,
Dumnezeu L-a făcut Domn şi Hristos” (Fapte 2, 36).

Când Evangheliile s-au răspândit în lume, cuvântul Hristos a devenit cel de-al doilea nume
propriu al lui Iisus, mai ales la Sfântul Apostol Pavel. Pornind tocmai de la această uzanţă, le-a
fost dat învăţăceilor lui Iisus numele de creştini – christiani – (Fapte 11, 26). Încorporaţi lui Hris-
tos prin Botez, noi am primit numele de creştini şi calitatea de urmaşi ai Lui, având îndatorirea
să-L mărturisim pe Mântuitorul nostru în viaţa cotidiană. Sfântul Grigorie de Nyssa zice: „Nu
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există şi nu a existat o cinste mai mare decât aceea cuprinsă în numele de creştin. Acest nume
arată pe Împăratul Care este uns; el este expresia puterii împărăteşti. Dacă este adevărat
că numele de creştin echivalează cu cea mai înaltă aristocraţie etică şi spirituală, se cuvine
ca noi să ne potrivim viaţa noastră cu numele lui Hristos, prin trăirea vie a atributelor creştine”.

Iubiţi credincioşi, la această slăvită sărbătoare, suntem chemaţi să ne punem în ordine propriul
suflet în faţa lui Dumnezeu şi să trăim în plenitudine îndatoririle vieţii creştine spre folosul
nostru şi al celor din jurul nostru. În calitatea noastră de creştini, avem obligaţia de a-L oglindi
pe Hristos în lumea actuală şi de a pătrunde în vieţile celorlalţi, ca să-i slujim pe ei. În acest
fel, noi ne dovedim adevăraţi ucenici ai lui Hristos (cf. In. 13, 35), şi-L urmăm pe Domnul Care
S-a coborât printre noi ca, prin slujirea Sa iubitoare şi prin jertfa Sa ispăşitoare, să ne dea nouă
„răscumpărare veşnică” (Evr. 9, 12).

Cu durere, trebuie să recunoaştem că printre cei ce se declară creştini, puţini sunt aceia care
întrupează în viaţa şi activitatea lor adevărata învăţătură a Mântuitorului nostru. Numai acela
care dăruieşte şi se dăruieşte spre slava lui Hristos şi spre ajutorarea „fraţilor Săi foarte mici”
(Mt. 25, 40) dă dovadă de o credinţă dinamică şi vie. Un astfel de creştin poate înainta cu
o viaţă nouă spre viitor (cf. Rom. 6, 4), contribuind efectiv la înnoirea societăţii umane şi a
lumii în care trăim. Alături de aceste gânduri împărtăşite, vă rog să primiţi din partea mea şi
tradiţionalele urări: „Sărbători fericite!” şi La mulţi ani!”.

1. http://punctul.ro/2012/12/21/sa-ne-punem-in-ordine-propriul-suflet/0fe5bd6953/

1.12.75 Mai buni sau indiferenți de Crăciun!? (2012-12-21 10:03)

[1] E vremea sărbătorilor de iarnă. Toată lumea devine mai generoasă. Însă nu şi instituţiile
publice mureşene. Unele dintre acestea nu organizează nicio acţiune cu scop umanitar în luna
cadourilor. Iar acest lucru este cu atât mai supărător cu cât, cu alte ocazii, când e vorba de
sărbători laice, care pot fi folosite de exemplu în scopuri electorale, se cheltuiesc milioane de
lei.

Totuși, vă demonstrăm în acest material că unde este voinţă se pot realiza lucruri frumoase

chiar şi fără fonduri proprii, doar prin iniţiativă şi strângeri de donaţii, mai ales că exemplele

pe care vi le prezentăm vin nu din partea unor instituţii, ci doar din partea unor oameni simpli

fără resurse financiare deosebite. Dar să le luăm încetinel…

Primăria şi Prefectura
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Începem cu instituţiile publice cu rol de conducere asupra municipiului Tîrgu-Mureş, respectiv
asupra judeţului. Primăria şi Prefectura se mulţumesc a oferi, cu ocazia Sărbătorii Naşterii
Domnului, câteva mici atenţii colindătorilor care le trec pragul în aceste zile. E drept, Primăria
Tîrgu-Mureş organizează diferite evenimente în luna decembrie, dar despre acţiuni cu scop
umanitar nu putem vorbi. Iar dacă stăm să ne gândim că zeci de milioane de lei merg
pentru organizarea unor concerte (de exemplu, concertul de Revelion), atunci situaţia devine
supărătoare. Dar să le dăm şi lor dreptate: acţiunile umanitare nu au rol aşa de mare în
propagandă electorală, cum au concertele şi petrecerile.

Care sunt, totuşi, evenimentele organizate de Primărie în luna decembrie? În prima zi a lunii a
fost organizată festivitatea depunerii de coroane la monumentul latinităţii, la care s-a adăugat
un spectacol folcloric şi un foc de artificii seara. Apoi, în 5 decembrie a avut loc inaugurarea
„iluminatului festiv al bradului la care au participat peste 8.000 de târgumureșeni. Concertul
din acea zi a fost susţinut de Andra”, a precizat Aurel Trif, purtătorul de cuvânt al Primăriei
Tîrgu-Mureş. În data de 19 decembrie, seara, a fost organizat, în balconul Primăriei, „un
concert de colinde susţinut de toate corurile religioase legal recunoscute din Tîrgu-Mureş”, a
completat Aurel Trif. Trebuie menţionat şi momentul comemorativ de vineri, 21 decembrie, în
memoria eroilor Revoluţiei de la 1989, cu depuneri de coroane. Apoi, la sfârşit de an, va avea
loc Revelionul în stradă, la care sunt invitaţi printre alţii, şi artiştii Radu Ile, Bosquito sau Ovidiu
Lipan Ţăndărică. Desigur, evenimente care suntem sigur că scot din „buzunarul” instituției
mai mult decât pachetele cu dulciuri şi fructe oferite colindătorilor (de exemplu, elevii de la
şcolile din oraş).

„Noi primim colindători, pe care-i aşteptăm cu mare drag. Au venit chiar şi din Deda, au venit

jandarmi, copii de la grădiniţă, de la şcoli etc. Le oferim o mică atenţie, un suc, un cozonac, o

bomboană... Ne facem datoria de gazde”, a precizat Cosmin Blaga, purtătorul de cuvânt al

Prefecturii Mureş. Dar despre vreo iniţiativă umanitară în spiritul Crăciunului, nici-un cuvânt...

Trupele de intervenţie

Poliţia şi jandarmii se mulţumesc cu susţinerea unor mici concerte de colinde pe la instituţii.
„Facem un colind pe la instituţiile publice cu care colaborăm: poliţie, SRI, jandarmi etc.”, ne-a
informat Liviu Danciu, purtător de cuvânt al ISU Mureş.

„Noi vom fi în misiunile de menţinere a ordinii publice, împreună cu poliţia, şi de anul nou. Vom

fi în stradă, dacă Revelionul se ţine în stradă. Colindătorii noştri au fost la toate instituţiile

publice cu care avem colaborare: Primărie, Prefectură, Consiliul Judeţean, ISU, câteva instituţii
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mass-media”, a declarat purtătorul de cuvânt al jandarmeriei.

Poliţia

Poliţia mureşeană este implicată, în primul rând, într-o mai bună asigurarea a liniştii publice,
conform informaţiilor transmise de Livia Popa, purtătorul de cuvânt al Inspectoratului de Poliţie
al Judeţului Mureş: „În perioadele premergătoare sărbătorilor, aglomeraţia şi agitaţia ce se
creează constituie factori favorizanţi pentru comiterea furturilor, în special. (...) În consecinţă,
este necesară şi intensificarea activităţilor de informare referitor la măsurile preventive.

Având în vedere resursele limitate, am căutat parteneri privaţi care să sprijine realizarea
materialelor necesare şi să contribuie la distribuirea lor. De asemenea, în sprijinul nostru
vin şi elevii voluntari implicaţi în Proiectul „Sunt minor, dar pot fi de ajutor!”, de la 11 şcoli
gimnaziale din Tîrgu-Mureş. A prins astfel contur Campania „DĂRUIEŞTE FAMILIEI TALE
SĂRBĂTORI LINIŞTITE”, coordonată de Compartimentul de Analiză şi Prevenire a Criminalităţii,
ce are ca scop informarea cetăţenilor în ceea ce priveşte conduita preventivă. (...)

În acest sens, la invitaţia poliţiştilor, mai mulţi parteneri privaţi s-au alăturat acestui demers

(...). Aceştia asigură, pe lângă realizarea de flyere şi afişe, distribuirea lor către clienţi sau

pacienţi, difuzarea de spoturi, postarea de bannere, expunerea de afişe.

De un real folos sunt elevii voluntari, zilnic o echipă de patru copii aducându-şi aportul la

distribuirea materialelor pentru transmiterea mesajelor preventive. Dimensiunile fenomenului

infracţional care fac obiectul recomandărilor preventive fac referire la prevenirea furturilor

din buzunare/genţi, prevenirea furturilor din autoturisme, a celor din locuinţe, precum şi la

modalitatea în care cetăţenii trebuie să se comporte pentru a avea parte de sărbători liniştite”.

Alte instituţii

Cei de la Protecţia Copilului realizează cu ocazia sărbătorilor de iarnă o expoziţie cu lucrări
realizate de copii din sistemul de asistenţă maternală. „La sfârşitul săptămânii se termină
jurizarea, iar câştigătorii vor primii premii”, ne-au informat reprezentanţii de la Protecţia
Copilului.
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În schimb, programul de Crăciun al Casei Judeţene de Pensii Mureş este mult mai restrâns, de

fapt inexistent: „Nu se întâmplă nimic”, a declarat Roxana Răstăşan, purtătorul de cuvânt al

CJP Mureş.

„Avem doar un brad modest”

La fel, nici la Administraţia Bazinală Apele Române Mureş nu se întâmplă nimic deosebit:

„Anul acesta nu am organizat nimic deosebit de Crăciun, nu s-au înscris nici colindători. Avem

doar un brad modest în faţa instituţiei”, a spus Călin Fokt, purtătorul de cuvânt ABA Mureş.

Acesta a completat, spunând că specialiştii ABA sunt în alertă chiar şi în această perioadă:

„Noi avem un program de acţiune pe timpul rece şi, desigur, ne concentrăm pe sărbătorile de

iarnă. Debitul e scăzut, e apă la mal pe Mureşul Superior. Dacă se face pod de gheaţă, pot

apărea probleme legate de alimentarea cu apă. Noi trebuie să fim tot timpul atenţi fiindcă

oraşele Tîrgu-Mureş, Reghin şi Luduş sunt alimentate cu apă din Mureş”.

Totuşi…

Direcţia de Sănătate Publică dă dovadă că se pot realiza acţiuni umanitare cu ocazia sărbă-

torilor. Astfel, doamna dr. Boţoghină de la DSP Mureş ne-a informat că angajaţii DSP sunt

implicaţi în donaţii, prin intermediul campaniei ShoeBox (iniţiată de un ONG), care are ca scop

ajutorarea copiilor orfani, proveniţi din familii sărace sau prea dezorganizate ca să le poată

face viaţa uşoară. Astfel, angajaţii DSP donează dulciuri (ex. ciocolată, biscuiți, napolitane),

dar nu ceva perisabil (ex. banane, portocale, iaurt); articole şcolare: caiete de scris, creioane

colorate, un ghiozdan, un penar sau orice altceva; jucării; produse de igienă personală: perie

și pastă de dinți, săpun, şampon, gel de duş, absorbante (s-a observat ca fetele din familiile

sărace au mare nevoie de aşa ceva); articole de îmbrăcăminte etc.
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Biserica

Am sunat şi la Protopopiatul Ortodox Tîrgu-Mureş să aflăm în ce acţiuni este implicată Biserica

cu ocazia sărbătorilor. Părintele protopop Zăhan ne-a informat că „au fost realizate pachete

pentru copiii nevoiaşi, prin intermediul asociaţiei Filantropia, iar Liga Tineretului Ortodox

susţine concerte de colinde în diferite locaţii din oraş”. De exemplu, au fost trimise pachete

umanitare către două case de copii din Sâncrai. În plus, prin intermediul parohiilor sau a

protopopiatului au fost distribuite pachete în toate parohiile aparţinătoare de Protopopiatul

Tîrgu-Mureş.

În loc de concluzii … De ce? - uri

Per ansamblu, putem afirma că instituţiile mureşene nu-şi dau silinţa să organizeze acţiuni

umanitare cu ocazia sărbătorii Naşterii Domnului. Desigur, reprezentanţii acestor instituţii ar

putea argumenta că nu sunt fonduri şi că nu pot lua din fondurile publice. Totuşi, considerăm

că dacă ar fi interes s-ar putea realiza mult mai mult decât se realizează având în vedere că

aceste instituţii pot mobiliza un număr mare de angajaţi, precum şi un număr şi mai mare

de cetăţeni care au legătură cu aceste instituţii. De ce de exemplu, nu organizează toate

instituţiile acţiuni de strângere de pachete pentru nevoiaşi sau măcar concerte destinate să

înfrumuseţeze măcar pentru câteva minute soarta unor oameni aflaţi în dificultate (bătrâni,

orfani, bolnavi etc.)? Întrebări retorice, dar vom dovedi în continuare că dacă este voinţă

se pot realiza lucruri frumoase chiar şi fără fonduri proprii, doar prin iniţiativă şi strângeri

de donaţii, mai ales că exemplele care urmează vin nu din partea unor instituţii, ci doar din

partea unor privaţi fără resurse financiare deosebite.

Dăruim

©2024 www.punctul.ro 1589



BlogBook 1.12. DECEMBER

Un prim exemplu este acţiunea Dăruim, realizată în fiecare an înainte de Crăciun de o mână de

oameni din Tîrgu-Mureş, cu scopul de a oferi un cadou copiilor nevoiaşi din satele mureşene.

Iniţiatorii acţiunii strâng fonduri de la cunoştinţe şi oameni generoşi, apoi cumpără cadourile

şi le distribuie copiilor prin intermediul şcolilor. Iată că se poate! Trebuie doar voinţă! De

exemplu, anul trecut s-au realizat 400 de pachete, în valoare totală de aproape 7.000 de lei,

şi au fost distribuite pachete în 13 localităţi mureşene. În ce constă acest proiect? Detalii

ne-a dat Mircea Drăgoi, unul dintre coordonatorii acţiunii Dăruim: „ Acţiunea are acum un

nucleu de organizatori care la fiecare început de decembrie transmit un e-mail care ajunge

rapid şi eficace la prieteni, la prietenii prietenilor, la cunoscuţi şi necunoscuţi. Mai promovăm

acţiunea prin Facebook şi prin blogul daruim.blogspot.com. Scrisorile pe care le trimitem an

de an conţin indicaţii clare despre scopul acţiunii, bilanţul anilor precedenţi şi, cel mai valoros

lucru, îndemnul de a dona orice sumă, oricât de mică, pentru fondul anului în curs. Fiecare

colectare de fonduri are un termen limită la care tragem linie şi socotim câţi bani s-au strâns,

după care vizităm magazinele en-gros pentru cumpărarea dulciurilor şi fructelor care intră

într-un pachet. Experienţa anilor precedenţi ne-a ajutat să alcătuim pachete consistente,

suma alocată unui asemenea pachet ajungând în prezent la 16 lei. În paralel, membrii echipei

Dăruim contactează în fiecare an grădiniţele şi şcolile primare din satele unde ne-am propus

să ajungem pentru a le cere cadrelor didactice listele cu copii care au nevoie de pachete. Cu

foarte puţine excepţii, educatoarele şi învăţătoarele ne ajută cu plăcere şi sunt dispuse să-i

indice pe copii aflaţi în vizorul Dăruim. Etapa de distribuire a pachetelor începe de regulă cu

2-3 zile înainte de încheierea anului şcolar şi astfel apucăm să ajungem pe la toate grădiniţele

şi şcolile de pe harta acţiunii. Cu excepţia anului 2009, atunci când situaţia economică

generală ne-a clătinat hotărârea şi a anulat ediţia, din 2005 Dăruim a ajuns prin zăpadă, noroi

sau gheaţă în judeţul Mureş”.

Vistierul Bunătăţilor

Un alt exemplu pozitiv de reuşită în planul acţiunilor umanitare este Asociația „Vistierul
Bunătăților”, al cărui președinte este Ilie Cristian Manta, profesor de religie la Colegiul Național
„Alexandru Papiu Ilarian” din Tîrgu-Mureș. Iată cum se definesc membrii Asociației „Vistierul
Bunătăților”: „Suntem un grup de 14 creştini din Tîrnăveni, Sighişoara şi Sibiu, ajutaţi de mai
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mulţi tineri voluntari organizaţi în „Consiliul Elevilor Creştini” din Colegiul Naţional „Alexandru
Papiu Ilarian” din Tîrgu-Mureş, care ne-am strâns împreună în ideea de a susţine după putere
acele persoane şi familii lipsite de orice sprijin. La acest drum am plecat având în noi înşine
nădejdea susţinerii din partea Domnului şi Mântuitorului nostru Iisus Hristos”.

Sursele de finanțare ale Asociaţiei sunt: donații benevole ale elevilor; donații rezultate în
urma unor activități extra-școlare desfășurate, de exemplu: prezentarea în diferite biserici
ortodoxe a unor piese de teatru cu conținut religios, prezentarea unor filme religioase sau cu
conținut moralizator, expoziții în scop caritabil etc.; „Pași spre adevăr”- revista religioasă a
Colegiului Papiu- reprezintă o altă sursă de finanțare a Consiliului elevilor creștin-ortodocși din
Papiu. Sprijinul a venit și din partea unor preoți ortodocși, cum ar fi părintele Florin Țiflea din
Tîrgu-Mureș, părintele Ovidiu Bârsan din Sîncrai, părintele Dumitru Pătrunjel din Tîrnăveni și
alții; bani proveniți din redirecționarea celor 2 % din impozit către Asociație.

Şi în această lună, membrii Asociaţiei şi ai Consiliului Elevilor Creştini din Papiu au fost
implicaţi în acţiuni umanitare. De exemplu, pe lângă colinde tinerii au fost la mai multe familii
nevoiaşe din Zagăr, Cerghid, Bahnea pe care le-au ajutat material. În plus, „am fost la un
centru de incluziune unde le-am dăruit copiilor jucării, colinde, cozonaci”, a declarat Ilie Manta.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/2012/12/21/mai-buni-sau-indiferenti-de-craciun/daruim-1/

1.12.76 2012: CL, copleşit de probleme şi scandaluri (2012-12-21 10:10)

[1] Am început 2012 cu un Consiliu Local şi l-am încheiat cu unul nou pentru că la jumătatea

anului am avut alegeri locale. Problemele însă au rămas cam aceleaşi: termoficarea, datoriile

şi micile – marile tunuri ce se vor date prin intermediul deliberativului târgumureşean. Cum a

arătat anul 2012 în CL Tîrgu-Mureş în retrospectiva de mai jos...

Ianuarie socialist

În luna ianuarie, nimeni nu mai credea că PSD va avea vreodată consilieri locali dacă ţinem

cont cât le-a luat liberalilor să îl înlocuiască pe Constantin Florea, fost director medical al

Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă, care nu s-a dat dus din post. Aproape un mandat. După
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aproape un an de zile, fostul comisar-şef al Gărzii de Mediu Octavian Moldovan şi omul de

afaceri Lucian Loghin depuneau jurământul şi îşi începeau mandatul de aproape jumătate de

an. Cei doi i-au înlocuit pe ex-subprefectul Valentin Precup şi pe fostul lider al PSD Tîrgu-Mureş

Florin Vlas, excluşi ambii din PSD.

Februarie - cu nasu-n buget

În februarie, cel mai important punct a fost adoptarea bugetului local. Cât de bine a fost

structurat acesta observăm acum la final de an, când Electrica a ameninţat cu deconectarea

oraşului de la reţeaua de energie electrică, nocturna stadionului Transil ar fi fost vândută la

licitaţie publică dacă ar fi fost cine să o cumpere sau zeci de companii îşi aşteaptă rândul să îşi

recupereze creanţele după ce au executat lucrările, acestea au fost recepţionate, dar banii nu

au mai venit. Fiind an electoral, taxele şi impozitele nu au fost majorate decât cu rata inflaţiei

astfel încât să nu se supere alegătorii.

Scandalul reabilitărilor termice. Tot în februarie

Ceea ce până în februarie a fost doar o bârfă, zvon sau acuzaţie a opoziţiei a devenit un scandal
în toată regula în Consiliul Local Tîrgu-Mureş, şi anume facturile pentru reabilitarea termică
a blocurilor din municipiu. Trecem peste hotărârile discriminatorii adoptate în deliberativ şi
potrivit cărora doar locatarii puteau să beneficieze de aportul statului şi autorităţii publice
locale pentru a-şi reabilita termic locuinţele şi ne concentrăm doar pe chestiunea adusă în
plen. Makkai Gergely, abia ajuns în Consiliu Local, a arătat că valoarea investiţiilor efectuate
la blocurile din municipiu este cam dublă faţă de preţurile de pe piaţă. Totuşi, nesprijinit,
supărarea consilierului nu a prea avut efect, astfel încât aleşii locali au aprobat includerea
în programul finanţat 80 % de la bugetul de stat şi bugetul local, prin grija contribuabililor
care îşi plătesc taxele şi impozitele, a altor 20 de blocuri, cu 748 de apartamente. Valoarea
investiţiei a fost stabilită la 11,385 de milioane de lei, adică 15.200 de lei per apartament. Doar
economia pe banii contribuabililor trebuia susţinută şi nu mergem mai departe cu aprecierile.
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Martie. Gratis la afișe

În martie, iar am aflat că afişajul electoral e gratuit, mai ales că anul acesta au fost două

rânduri de alegeri plus un referendum. Cât de egal sau, dimpotrivă, discriminatorie e o

asemenea măsură nu comentăm, ţinând cont că numărul maxim de afişe pe care candidaţii îl

puteau lipi nu trecea de 20.

1 Aprilie în sport

În luna aprilie, cluburile profesioniste de fotbal, futsal, baschet şi volei au aflat că acele

contracte de asociere încheiate în 2011 sunt prelungite şi pentru sezonul competiţional 2012

– 2013, iar sumele rămân aceleaşi. Dacă sumele s-au şi plătit nu am reuşit să aflăm foarte

clar pentru că reprezentanţii cluburilor se cam codesc să vorbească. Cu excepţia lui Claudiu

Maior, consilierul primarului Dorin Florea, şi membru în Consiliul de Administraţie al Fotbal

Club Municipal care, cel puţin declarativ, susţine că Primărie ar datora clubului vreo 9 milioane

de lei. Cum are biroul foarte aproape de cel al directorului economic Kiss Imola ne mirăm cum

de există această restanţă uriaşă.

Mai. Oraşul ştiinţific. Încă o societate

În luna mai, consilierii locali aflaţi la final de mandat şi-au dat întâlnire de trei ori ca să rezolve
numeroasele probleme pe care le-or fi descoperit în programul lor de candidat din 2008
şi nesoluţionate. Prima şedinţă a fost una extraordinară, când aleşii s-au întâlnit pentru a
modifica anexa 1 – actul constitutiv al societăţii pe acţiuni „Oraşul ştiinţific pentru cercetare
şi informatică medicală a Hotărârii Consiliului Municipal Nr. 84 din aprilie 2012. Potrivit acelei
hotărâri, Consiliul Local ca unic acţionar a înfiinţat societatea pe acţiuni „Oraşul ştiinţific pentru
cercetare şi informatică medicală” şi era necesar votul aleşilor pentru toţi reprezentanţii din
Consiliul de Administraţie al noii companii. Această firmă, potrivit edilului-şef, era etapa de
început în demararea programului Oraşului Digital. Ce o să fie concret acest proiect vom
vedea în viitor.
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În 24 mai, consilierii locali şi-au dat din nou întâlnire pentru a hotărî dacă cofinanţează cota de
50 % ce îi revenea Ministerului Dezvoltării Regionale şi Turismului în programul de reabilitare
a blocurilor pentru 29 de astfel de imobile. Pentru că MDRT descoperise că nu are bani. Zis
şi votat. Ce nu a trecut însă a fost proiectul podului peste Mureş care să lege cartierele Unirii
şi Aleea Carpaţi. Nici în ziua de azi, locuitorii din zonă nu agreează proiectul, dar, pe stilul
românesc, dacă e musai, cu plăcere.

Nu mai insistăm asupra modernizării Pieţei Teatrului a cărei valoare a lucrării a fost majorată
deoarece ţinând cont cât de rău-platnică e Primăria, nici nu ne mirăm că executanţii lucrărilor
îşi iau măsuri de protecţie suplimentare.

Dacă era bine sau rău să fie vândute terenurile din Complexul de Agrement şi Sport „Mureşul”,
sincer nu vă putem răspunde. Depinde ce opinii asculţi. Cert este că acestea nu au fost
vândute, iar proprietarii localurilor vor investi tot cu teama că într-o zi cineva se supără şi
rămân fără autorizaţie şi obiectul muncii.

Această şedinţă ordinară a intrat în prelungiri, fără prea mult folos pentru că majoritatea

proiectelor cu cântec a fost respinsă, doar era campanie electorală.

Iunie. Termoficarea, pe butuci

În iunie am luat o binemeritată pauză nu înainte să vedem cum arată noul Consiliu Local.

Vacanţa proaspeţilor aleşi, ieşiţi dintr-o campanie electorală, a fost însă de scurtă durată

deoarece în iunie, în perioada electorală a izbucnit scandalul apei calde şi a termoficării.

Ţinut sub control, acesta a erupt în prima săptămână din iulie într-o şedinţă extraordinară

de Consiliu local. Am aflat atunci de datoriile Primăriei către E.Star Mureş Energy, compania

care concesionase serviciul de furnizare a energiei termice în 2010 şi de lipsa de soluţii clare.

Spunem lipsa de soluţii cu toată responsabilitatea pentru că luni bune, târgumureşenii din vreo

7.000 de apartamente au făcut duşuri reci, iar în prag de iarnă au aflat că pot să îşi cumpere

liniştiţi centrale termice pentru că apa caldă nu va mai curge prea repede pe conducte.

Această problemă a ţinut capul de afiş şi în august şi în septembrie şi în octombrie şi va mai

ţine probabil până ce un grup de ridicători de mâini transpartinici va răspunde pentru zecile de

milioane de euro îngropate în reţeaua de energie termică falimentară sau falimentată, numită

în ultimii ani Energomur. Pentru această victorie asupra sistemului centralizat, în septembrie,

am aflat că noi, contribuabilii, trebuie să mai susţinem şi ajutoarele pentru familiile nevoiaşe –
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care suntem de acord că nu aveau nicio vină. Dar, fie-ne permis, am fi vrut cum aceşti bani

ar fi fost suportaţi din buzunarele celor care au contribuit în mandatele de prin 1996 încoace

la punerea pe butuci a Energomur şi la pomparea de fonduri publice într-o societate aflată în

moarte clinică de multă vreme.

August, cu tavanul în cap

În august ne-am mai opri asupra a două probleme. În vacanţa de vară, trecătorilor prin clasele

Liceului de Artă le-a căzut tavanul în cap, la propriu, moment în care s-a mai descoperit

o problemă: cea a reparaţiilor la şcoli sau lipsei lor. Precum şi a datoriilor Primăriei către

proprietari şi multe, multe lucruri ascunse sub preşul administrativ. A doua ar fi modul minunat

de vot practicat paralel cu legea şi cu regulamentul de organizare şi funcţionare a CL. Proiectul

de hotărâre care a readus în discuţie această procedură de a relua votul pentru că nu a ieşit

ceea ce trebuie se referea la majorarea tarifelor de apă de către Compania Aquaserv. Aleşii

au respins prima dată, au votat din nou, au adoptat proiectul, iar apoi acesta a fost atacat în

contencios administrativ unde vom vedea care va fi deznodământul juridic.

Septembrie. ANL la vânzare de principiu

În sfârşit, după lupte seculare ce s-au purtat câteva luni, proiectul de hotărâre privind vânzarea

locuinţelor ANL a trecut. De principiu pentru că nu a fost şi nu este clar dacă Guvernul va

înapoia vreodată sumele obţinute din vânzarea locuinţelor pentru construcţia altora. Aşa prin

luna ianuarie trec şi cele 45 de zile pentru exprimarea intenţiei de achiziţie din partea tinerilor

şi suntem curioşi cam ce a ieşit din acest proiect.

Octombrie și noiembrie pe două roți
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În luna octombrie s-a dat undă verde pentru pistele de bicicletă din Centru până la Week-
end, iar în noiembrie, firesc, a venit şi aprobarea proiectului privind accesul motocicletelor,
scuterelor şi bicicletelor prin centru. Ar fi fost interesant să avem piste, dar fără acces prin
Centru. Dar absurdul nu a fost niciodată străin de deliberativ, aşa că nu ne-am fi mirat.

De asemenea, mult discutata achiziţie a locuinţelor de la Grupul Benţa a revenit în atenţia
aleşilor. Povestea ţine cam din iarna anului 2008 şi nu ştim unde se va sfârşi. Cert este că
unii aleşi nu o să voteze vreodată cumpărarea locuinţelor la preţul de 880 de euro plus TVA pe
metru pătrat. Ajunge că vor fi plătite 136, deja contractate.

Ultima şedinţă nu am mai prins-o pentru că ediţia era deja închisă, dar suntem siguri că a fost
spumoasă.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/2012/05/28/ultima-sedinta-de-cl-intra-in-prelungiri/cl-2/

1.12.77 Monument pentru lupta antitero (2012-12-21 10:23)

[1] Una dintre cele mai sângeroase zile din decembrie 1989, cea în care au fost ucişi şapte
luptători USLA, în frunte cu colonelul Gheorghe Trosca, fostul şef de Stat Major al unităţii, a fost
marcată, prin inaugurarea de către SRI a unui monument în memoria luptătorilor anti-terorişti
căzuţi, de-a lungul anilor, la datorie. Ziua Luptătorului Antiterorist, 24 decembrie, coincide
cu o pagină neagră din istoria contemporană scrisă la comanda generalului Nicolae Militaru,
dovedit ca agent al GRU, serviciul de informaţii al Armatei fostei Uniuni Sovietice, chiar de
colonelul Trosca. Locul pe care a fost dezvelit monumentul – cartierul Drumul taberei - este
același în care, în urmă cu 23 de ani, în noaptea de 23 spre 24 decembrie, au fost măcelăriți
mai mulți militari româno, în urma unei ambuscade bine organizată.

Sursa: [2]promptmedia.ro

1. http://punctul.ro/2012/12/21/monument-pentru-lupta-antitero/694dsc_2/
2. http://www.promptmedia.ro/stiri/48859-bucuresti-monument-dedicat-lupttorilor-antitero-

1.12.78 Ne-a părăsit un om mare, Maftei Hurubean (2012-12-28 10:55)

[1] Ajunul Crăciunului a fost unul tragic pentru familia lui Maftei Hurubean, fost director
al Combinatului Chimic din Tîrnăveni. Hurubean a fost director general al Combinatului, în
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perioada de glorie a fabricii, fiind foarte apreciat de către cei peste 6.000 de angajați de atunci
și ulterior de numeroși localnici din Tîrnăveni.

După cum spun cunoscuții, Maftei Hurubean era un tehnolog desăvârşit. După absolvirea

Şcolii Tehnice de Chimie din Tîrnăveni a urmat facultatea de Chimie din Timişoara. O instalaţie

de complexitate deosebită cum era Bicromatul 2, nu avea secrete pentru Hurubean. În anul

1986, odată cu plecarea ing. Ioan Boitan la Tîrgu-Mureş, Maftei Hurubean a devenit director

general al Combinatului Chimic din Tîrnăveni. În calitatea pe care o avea a optat pentru o

conducere colegială a platformei chimice.

Corect, profesionist…

„L-am cunoscut în anul 1967, anul venirii mele în Combinat. Era şeful secţiei Bicromat (la
capacitatea de producţie de atunci: 6000 t/an). Pe motive de sănătate a fost scos din mediul
toxic şi a lucrat în cadrul Serviciului tehnic la reproiectarea instalaţiei de Oxid de Zinc, care
nu putea funcţiona în forma proiectată iniţial. În 1969 a luat fiinţă Grupul Industrial de Chimie
Tîrnăveni, în care erau incluse şi unităţile din Turda, Ocna Mureş şi Copşa Mică. Ca inginer-şef
adjunct investiţii pe Grup s-a ocupat de problematica dezvoltării celor patru platforme chimice.
În anul 1973 s-a desfiinţat Grupul şi am intrat în Centrala Industrială de Produse Anorganice
Râmnicu Vâlcea. Împreună cu ing. Ioan Boitan – director general la Combinat, inginerul
Maftei Hurubean, promovat la funcţia de director producţie, au făcut un tandem redutabil.
Cu cei şase şefi de secţie avea o colaborare corectă pe linie profesională, era foarte exigent
pentru că era foarte priceput, dar era şi foarte prietenos. Nu ştiu să fi făcut rău cuiva!”, a
declarat Octavian Popa, fost primar al municipiului Tîrnăveni și fost coleg al lui fostului director.

Maftei Hurubean a renunțat la postul de director general, iar apoi, după ceva timp s-a pen-
sionat. A lucrat totuși în continuare la Tîrnăveni şi Tîrgu-Mureş, pentru a-şi ajuta familia, până
când o boală nemiloasă l-a răpus în data de 24 decembrie 2012.
Maftei Hurubean a contribuit enorm la rezultatele bune pe care le-a avut fotbalul la Tîrnăveni.
A şi jucat în anii ’60 la Chimica, iar apoi a pus serios umărul la promovarea echipei de seniori
în divizia B, în 1976, şi la câştigarea Campionatului naţional de juniori un an mai târziu.

Dumnezeu să-l odihnească în pace!

Mircea Barbu

1. http://punctul.ro/2012/12/28/ne-a-parasit-un-om-mare-maftei-hurubean/hurubean/
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1.12.79 Festivalul de colinde a făcut sală plină (2012-12-28 11:01)

[1] După succesul înregistrat anul trecut cu prima ediție a Festivalului de colinde „Să-i

cântăm toți Domnului”, Casa de Cultură „Pompeiu Hărășteanu” Luduș, director Dorin Grama,

a organizat o nouă ediție. Au participat zece coruri reprezentative ale bisericilor Ortodoxă

Luduș, Greco-Catolică „Sfântul Petru” Luduș, Reformată Luduș-Roșiori, Adventistă de ziua a

7-a Bettel și Imannuel, Baptistă Luduș și Maranatha.

Festivalul - Un mare succes

„În această ediție a Festivalului de colinde practic sunt reprezentate toate denominațiile
creștine din oraș”, ne-a declarat consilierul local USL, Daniel Totu, unul dintre cei mai activi
organizatori. Sala Mare a Casei de Cultură a fost ocupată până la ultimul loc de spectatorii
care au avut ocazia să vadă nu o competiție între corurile bisericilor participante, ci o susținere
totală pentru religia creștină. Cei care au urcat pe scenă au cântat într-o deplină armonie, au
învățat unii de la alții, indiferent că erau români sau maghiari.

„Am venit ca să îi cântăm Domnului, să ne bucurăm de marea sărbătoare a Nașterii Domnului
printr-o altă abordare, să ne umplem sufletele de liniște, de pace, să fim mai buni, să fim
mai aproape unii de alții, indiferent de denominare pentru că toți suntem creștini”, a ținut
să precizeze Daniel Totu care a exprimat mulțumiri primarului Cristian Moldovan, directorului
Dorin Grama, directorului Cristian Georgescu de la televiziunea TTM și prezentatorilor Mihai
Nașca și Toth Maria Orsolya.

După succesul înregistrat în acest an, organizatorii se gândesc încă de acum la ediția a
III-a. Una la care să fie invitate și coruri din localitățile învecinate. După care, în anul 2014,
vizionarul Daniel Totu vede o ediție cu participare județeană la Festivalul de colinde ludușean.

Ioan A. Borgovan

1. http://punctul.ro/2012/12/28/festivalul-de-colinde-a-facut-sala-plina/screen-shot-2012-12-28-at-12-56-23-
pm/

1.12.80 Excelența a fost premiată (2012-12-28 11:04)

[1] Elevii olimpicii şi sportivii de excepţie ai municipiului Reghin au fost premiați într-o
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ceremonie solemnă care s-a desfășurat vineri, 21 decembrie, la Casa de Cultură „Eugen

Nicoară”. Evenimentul, a fost organizat de Rotary Club Reghin și a inclus și un concert susţinut

de Ioan Bocşa şi Ansamblul de muzică tradiţională românească „Icoane”

Cine sunt excelenții

Georgiana Stuparu de la Gimnaziul de Stat „Augustin Maior” (menţiune la olimpiada naţională
de geografie), Adina Pescăruş, de la Grupul Şcolar „Lucian Blaga” (menţiune la olimpiada
naţională de biologie), Ionela Dumbravă, de la Grupul Şcolar „Petru Maior” (menţiune specială
la Olimpiada naţională de chimie), Moldovan Cristina din cadrul Grupului Şcolar „Lucian Blaga”
( locul I la Olimpiada Naţională de limba germană), Dan Alexandru elev al Grupului Şcolar
„Petru Maior” (Medalie de Bronz la Olimpiada Naţională de Informatică), Ştefana Şerban de
la Grupul Şcolar „Petru Maior”, (locul I la Olimpiada Naţională de Matematică), Adriana Boga
(campioană mondială la Karate) și Mihnea Ognean (Campion Mondial şcolar la şah) au fost
chemați pe scenă de Ovidiu Ilisan (membru Rotary) și au primit din mâna lui Mircea Oltean
(preşedinte fondator Club Rotary Reghin) câte o diplomă de excelență. Desigur premiații au
beneficiat si de o sumă de bani.

“Proiectul se numeşte „Premiază excelenţa” și dorim să aibă o frecvenţă cel puţin anuală…Vom

descoperi în continuare şi alte zone unde se întâmplă lucruri deosebite care fac să crească

prestigiul Reghinului, al judeţului şi chiar al ţării”, a declarat omul de afaceri Mircea Oltean.

Recital Ioan Bocșa

Recitalul care a urmat după premiere a avut două părţi, așa cum a ținut să precizeze Ioan
Bocșa de la început. Prima parte s-a derulat sub genericul „Praguri”, cu producţii muzicale
ce însoţesc ciclurile trecerii omului prin viaţă: naşterea, munca câmpului, cătănia, căsătoria,
înmormântarea. Cea de-a doua parte a spectacolului a inclus colinde din Transilvania.

O parte dintre spectatorii care au umplut sala au plătit pentru invitațiile care le-au permis
accesul în sală suma de 100 de lei, bani ce au fost folosiți pentru premiile olimpicilor.

Emeșe Ardelean

1. http://punctul.ro/2012/12/28/excelenta-a-fost-premiata/exceletnta/
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1.12.81 Fițe de sărbătorile de iarnă (2012-12-28 11:07)

[1] Românii cheltuiesc, în medie, între 250 şi 500 de euro pentru o vacanţă petrecută
în ţară de sărbătorile de iarnă, iar pentru sejururile în străinătate între 500 şi 700 de euro,
potrivit datelor publicate de Asociaţia Naţională a Agenţiilor de Turism (ANAT).

„Bugetul mediu pe care românii sunt dispuşi să-l cheltuiască se încadrează între 250-500 de
euro pentru o vacanţă internă, iar pentru deplasările externe, între 500 şi 700 de euro. Nu
este diferit de bugetul mediu alocat în anii trecuţi, dar este mai atent cheltuit, iar raportul
corect între calitate şi preţ a devenit principalul criteriu”, este menţionat într-un raport al ANAT.

Federaţia Patronatelor din Turismul Românesc apreciază că aproape 60.000 de români au
fost aşteptaţi în acest an de Crăciun în hotelurile şi pensiunile din ţară, unde se estimează
că aceştia vor cheltui pentru cazare şi masă peste opt milioane de euro. Cele mai solicitate
structuri de cazare sunt pensiunile rurale, unde gradul de ocupare depăşeşte 80 %, fiind
aşteptaţi aproximativ 28.000 de turişti. Costul mediu al unui pachet la pensiune este de 550
de lei.

Majoritatea românilor preferă să petreacă Revelionul la munte, cele mai căutate staţiuni fiind
cele de pe Valea Prahovei, Bran-Moeciu şi Bucovina. „De Crăciun românii preferă mai mult să
stea acasă şi să petreacă sărbătoarea cu familia. Abia de Revelion gradul de ocupare ajunge
la 100 %. Deocamdată, adică pentru Crăciun, nu toate pensiunile şi hotelurile au reuşit să
vândă astfel încât toate locurile să fie ocupate”, a declarat preşedinte ANAT, Corina Martin.

În ceea ce priveşte destinaţiile externe, pe parcursul anului 2012, cele mai căutate de către
turişti au fost Grecia, Turcia, Bulgaria, Spania, Italia, întrucât sunt destinaţii mai apropiate de
România. În contextul evenimentelor politice şi sociale declanşate în nordul Africii şi în Orientul
Apropiat, a continuat declinul destinaţiilor Egipt şi Siria, dar îşi menţine creşterea în preferinţe
Dubai, ca destinaţie caldă, cosmopolită şi de shopping. Destinaţiile exotice îndepărtate nu
mai sunt un lux, potrivit ANAT, deoarece agenţiile de turism au reuşit să ofere publicului
consumator de vacanţe pachete turistice avantajoase în destinaţii exotice precum Republica
Dominicană, Maldive, Jamaica sau Mexic, la jumătate de preţ, sub condiţia ca acestea să fie
achiziţionate şi efectuate în lunile de iarnă.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/2012/12/28/fite-de-sarbatorile-de-iarna/petrecere-revelion/

1600 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/2012/12/28/fite-de-sarbatorile-de-iarna/petrecere-revelion/


1.12. DECEMBER BlogBook

1.12.82 2013: anul speranțelor deșarte (2012-12-28 11:11)

[1] Deși anul 2013 este un an în care românii îşi pun multe speranţe, mai ales că vin
după ani foarte grei în care au îndurat scumpiri şi tăieri de salarii, se pare că situația nu se
va îmbunătăți. Astfel, conform unei analize postate de siteul Antena 3 bazate pe previziunile
analiștilor economici, realitatea economică nu se anunţă prea roz nici în anul 2013 și asta
pentru că, pe de o parte, multe din datoriile României au ajuns la scadenţă şi, pe de altă parte,
nici Europa nu o duce prea bine situaţie care impune restricţii. În primul rând pentru români,
în general, 2013 anunţă scumpiri şi iar scumpiri. Pe de o parte, din cauza calendarului de
liberalizare a preţurilor la energie ceea ce, evident, se va vedea în facturi. Cea mai afectată
va fi clasa de mijloc, cea care nu va primi nicio compensaţie, nefiind considerată consumator
vulnerabil, şi întreprinzătorii mici şi mijlocii. La asta se adaugă creşterea preţului carburanţilor
care va continua, cu siguranţă, şi în 2013.

Accizele sunt şi ele mai mari în principal din cauza cursului crescut euro-leu pe baza căruia
sunt calculate, ceea ce, evident, duce, din nou, la scumpiri. Şi vom continua să ne uităm cu
teamă la cursul de schimb mai ales că este previzibil că Banca Naţională să nu-l mai poată
ţine în frâu la fel de bine ca până acum, pe de o parte, din cauza faptului că în sarcina BNR
cade mare parte din rambursarea împrumutului luat de la FMI şi Banca Mondială şi, pe de altă
parte, pentru că însuşi FMI a cerut evitarea intervenţiilor pe cursul valutar.
Taxele locale cresc şi ele, cu maximum 20 %, adică o acordare a acestora cu rata in-
flaţiei. Pe lângă toate aceste lucruri despre care spuneam că erau previzibile încă din 2011,
anul acesta am mai avut ghinion şi cu cea mai teribilă secetă care, din păcate, va duce la
scumpirea alimentelor. O scumpire pe care nici analiştii nu o pot cuantifica încă în mod precis.

Cabinetul Ponta nu va avea un an prea uşor. Începe anul cu ultima tranşă pentru reîntregirea
salariilor bugetarilor, cele tăiate de Guvernul Boc în 2010. Şi bineînţeles că pe tot parcursul
anului Guvernul trebuie să plătească bugetarilor lună de lună salariile mărite, readuse la
nivelul din 2010. În plus, trebuie să înceapă să plătească şi despăgubiri foştilor proprietari de-
posedaţi abuziv de regimul comunist, o problemă pentru care CEDO presează să se găsească
o rezolvare.

Aşadar, multe cheltuieli în condiţiile în care în 2013 vine scadenţa împrumutului-mamut
luat de la FMI, Uniunea Europeană şi Banca Mondială, mai sunt dobânzile care curg şi alte
împrumuturi pentru rostogolirea celor vechi. Cu totul, se pare că serviciul datoriei publice
va ajunge în 2013 la aproximativ 30 de miliarde de euro. Asta în condiţiile în care Uniunea
Europeană, prin pactul fiscal, ne impune menţinerea deficitului bugetar structural la sub 1 %
din PIB. Ceea ce înseamnă că posibilităţile de împrumut se restrâng tot mai mult, iar Guvernul,
pentru a se putea încadra în aceşti parametri, nu va avea altă cale decât să taie de la cheltuieli,
fie de la cele sociale, fie de la investiţii.

Cristina Vancea

1. http://punctul.ro/2012/12/28/2013-anul-sperantelor-desarte/greva-invatamint/
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1.12.83 Cu optimism spre 2013 (2012-12-28 11:13)

[1] Tot restul anului îi informăm şi încercăm să îi formăm pe mureşeni să fie cetăţeni
implicaţi. Cu mijloacele pe care le avem la dispoziţie. Acesta e rostul să le spunem ce s-a
mai întâmplat în judeţ, ce înseamnă o şedinţă de Consiliu local, judeţean, de ce s-a luat
o anumită decizie şi nu alta, unde s-au dus banii, dacă a fost oportun sau nu cum au fost
cheltuite fondurile din buget, de ce alocăm fonduri pentru o investiţie şi nu pentru educaţia şi
sănătatea copiilor şi multe, multe alte informaţii ce urmăresc ca ai noştri cititori, telespectatori,
ascultători să fie mai pregătiţi, mai educaţi asupra chestiunilor ce îi privesc şi de multe ori le
influenţează într-o oarecare măsură traiul de zi cu zi.

La sfârşit de an aş fi fost curioasă să ştiu ce îi interesează cu adevărat pe colegii mei jurnalişti,
de la operatori imagine la tehnoredactori, de la reporteri la redactori-şefi etc., ce mai cred ei
despre meseria lor, ce îi mai face să le fie drag de această profesie nu foarte iubită de multe
categorii sociale, de ce continuă, deşi le vine de multe ori să renunţe, dacă e greu să faci
mass-media cu fonduri puţine, cum e să stai ore în şir aşteptând o declaraţie.

Până la urmă, aş fi vrut să ştiu ce mai e şi unde mai e jurnalistul mureşean al zilelor noastre.

Poate m-am gândit prea târziu să le adresez aceste întrebări. Poate că în anul ce va veni voi
avea prilejul de a avea răspunsuri la aceste întrebări.

Până atunci aş vrea să le urez ca în 2013 să nu uite de echilibru, documentare serioasă şi
informaţie imparţială. La Mulţi Ani!

P.S. Dacă mă întrebaţi acum la sfârşit de an, ce aşteptări am de la noul – dacă tot am
împărţit acum câteva mii de ani timpul –, aş răspunde, paradoxal, că puţine şi multe. Eu nu
am aşteptări mari de la noul Guvern. Nici de la preşedinte. Nici de la marea majoritate a
parlamentarilor. Am, în schimb, mari aşteptări de la oamenii din jurul meu şi cred în puterea
lor de a provoca o ruptură adevărată de vechile metehne româneşti şi de a acţiona ca un pol
de presiune asupra guvernanţilor zilei. Am mari aşteptări de la oamenii care ştiu să îşi facă
meseria bine şi care sper că vor continua şi în 2013 să facă ceea ce ştiu mai bine. Şi mai cred
că schimbarea începe de la şi cu fiecare dintre noi.

Ligia Voro

1. http://punctul.ro/2012/02/27/muncim-nu-vedeti/editorial-ligia-2/

1.12.84 Fonduri europene: și salvatoare, și ucigătoare (2012-12-28 11:16)

[1] În vara anului 2012 s-au împlinit cinci ani de la începutul derulării fondurilor europene

Regio în Regiunea Centru. Rezultatul: 1.083 proiecte depuse, 123 de proiecte finalizate deja,
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peste 380 milioane de euro contractate prin proiecte de către județele regiunii Centru (Alba,

Brașov, Covasna, Harghita, Mureș și Sibiu). „Practic, acum în fiecare județ din regiune se

pot vedea investiții Regio în drumuri reabilitate, în școli, în sistemul de intervenție SMURD,

în ambulatorii și cabinete medicale, dar și în pensiuni, hoteluri, stațiuni turistice sau cămine

sociale pentru tineri sau vârstnici”, a declarat Simion Crețu, director general ADR Centru.

30 de proiecte

Cum era de așteptat, la nivelul județului Mureș, municipiul Tîrgu-Mureș conduce în topul
accesibilității fondurilor Regio, cu 30 de proiecte. Le vom aminti doar pe cele mai importante
sau mai interesante.

Reamenajarea și conservarea Cetății Medievale Tîrgu-Mureș este proiect aflat în derulare,
cu o valoare nerambursabilă de 21.705.285,15 de lei. Un alt proiect de anvergură este
Modernizare rețea stradală la nivelul municipiului – proiect finanțat în două tranșe cu o valoare
nerambursabilă totală de peste 110 milioane de lei. Unul dintre cele mai importante proiecte,
care ar putea avea repercusiuni inclusiv asupra turismului orașului, este legat de Platoul
Cornești. Cu fonduri de 14,09 milioane lei, Platoul din Tîrgu-Mureş se va transforma într-un
nou punct de atracţie turistică ce va diversifica oferta de servicii a orașului nostru.

Contractul de finanţare semnat în prezenţa reprezentanţilor Primăriei municipiului Tîrgu-Mureş

şi ai ADR Centru prevede ca, în următorii trei ani, utilităţile Platoul Corneşti să se modernizeze

şi să ofere un spaţiu de agrement inedit ce va atrage cât mai mulţi cetăţeni din oraş şi turişti

veniţi să viziteze municipiul nostru. Din fondurile proiectului se va amplasa o fântână arteziană

pe o suprafaţă de 116 mp, se va construi un amfiteatru în aer liber, iar parcările, aleile şi căile

de acces la obiective vor fi amenajate pe o suprafaţă de peste 9.000 de metri pătrați. Pentru

amatorii de sport în aer liber va fi construită o pistă de alergare de 1.270 m lungime, se va

construi un skate parc pe o suprafaţă de 1000 de mp şi un traseu off-road pentru biciclişti, cu

o lungime de peste 2400 m.

O altă față a fondurilor europene
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Programul Operațional Sectorial Dezvoltarea Resurselor Umane (POSDRU), e doar unul din
programele prin care organizațiile non-guvernamentale pot accesa fonduri europene în pe-
rioada 2007-2013. Totuși, acesta s-a dovedit extrem de toxic pentru ONG-urile care chiar au
făcut-o. Luni întregi de întârzieri la deconturile în cadrul proiectelor și sute de mii de euro lipsă
astfel din contabilitate, au adus „fericitele” ONG-uri care au reușit să acceseze bani europeni
cu conturi blocate, sechestru pe bunuri sau chiar ipoteci pe clădiri. De exemplu, Teatru 74 a
accesat fonduri europene dar, după ce anul trecut deconturile au întârziat 5-6, până chiar la 7
luni de zile, ceea ce a dat peste cap activitatea teatrului, anul acesta povestea s-a reluat.

La fel s-a întâmplat cu un alt proiect, derulat de Fundația Alpha Transilvană. Este vorba
despre proiectul „Eficienţa Muncii Asistate. Crearea și implementarea metodologiei integrate
de pregătire profesională și angajare asistată pe piața muncii a persoanelor cu dizabilități”.
Concret, proiectul și-a început derularea la 1 ianuarie 2011 și ar trebui să se încheie în a doua
parte a anului 2013. Managerul de proiect Andreia Moraru ne declarat atunci că dificultățile
au devenit din ce în ce mai sufocante, iar în luna septembrie au ajuns să amâne pentru
prima dată activitățile din proiect. Când au apărut pentru prima dată probleme și întârzieri
la deconturi, cei de la Alpha Transilvană au ales o altă abordare. Ca să nu existe întârzieri
mari la plata furnizorilor și a salariilor, au accesat o linie de credit, fiind printre foarte puținele
ONG-uri din țară care au reușit acest lucru. În schimb, au fost nevoiți să ipotecheze clădirea
din Aleea Vrancea. Banii din linia de credit au fost cheltuiți, pentru că în proiect erau cheltuieli,
dar deconturile și-au continuat întârzierea. Acum s-au ales și cu dobânzi de circa 5.000 de lei
pe lună – care evident că nu se decontează în proiect – dar și cu ipotecă pe clădire.
Vasile Dancea, Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/2012/02/29/raport-alocarea-banilor-publici-catre-ong-uri/olympus-digital-camera/

1.12.85 Agricultura: investiți în 2013 că se apropie 2014! (2012-12-28 11:20)

[1] O problemă a agriculturii, mai ales în viitorul nu foarte îndepărtat, va fi achiziționarea
tot mai multor terenuri ale județului de către străini din cauza faptului că, începând din anul
2014, cetățenii străini vor putea cumpăra terenuri agricole în România, pentru că așa s-a
prevăzut în tratatul de aderare a țării noastre la Uniunea Europeană

În anul 2012, agricultura a jucat un fel de domino. Astfel, pentru că județul Mureș deține mii
de hectare şi terenuri arabile cu fertilitate foarte ridicată a solurilor, sute de străini au venit
și au investit. Este vorba despre aproximativ 4.000 de hectare din județul Mureș care sunt
deținute de străini. Iar pentru că mureșenii au văzut că străinii pot, s-au ambiționat și ei și au
început să cumpere, să investească.

Astfel, în prezent, unele ramuri agricole reînvie sau continuă tradiția. Amintim, în acest
context, livezile de meri de la Batoș. Liviu Timar, directorul DADR Mureş, a lăudat dezvoltarea
sectorului agricol existent la nivelul comunei Batoș, în special pomicultura, viticultura şi
zootehnia: „Când vorbim despre Batoş, întotdeauna ne gândim la câteva domenii foarte
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importante. Ne gândim la pomicultură, la viticultură la zootehnie şi la sectorul vegetal. La
pomicultură, avem într-adevăr livezi vechi de pe vremea domnului Tomşa şi a directorului
Zbârcea, dar avem şi livezi ultraperformante care concurează cu orice livezi din Uniunea
Europeană, ceea ce înseamnă că ştim să facem agricultură performantă. Avem viticultură, şi
vinul din această zonă care are ceva specific a fost luat în atenţia investitorilor din Austria.
Este foarte bine că au venit, fiindcă cei care muncesc în acest domeniu sunt tot oamenii
acestor locuri. Avem sectorul zootehnic, o fermă la Goreni, care concurează cu orice fermă
din occident a domnului inginer Andone”.

De asemenea, cultura hameiului dă semne serioase de revigorare la nivelul județului, mai

ales în zona Sighișoarei. Aici, preşedintele Asociaţiei Producătorilor de Hamei din România,

ing. Acaţiu Ervin Mora, prin intermediul a două societăți comerciale, are grijă ca hameiul să

crească pe 182 hectare. „Suntem cei mai mari producători de hamei din ţară”, a afirmat ing.

Mora. Astfel, nu e de mirare că judeţul Mureş produce cam 65 % din cultura de hamei din

România.

Pe mâna străinilor

O problemă a agriculturii, mai ales în viitorul nu foarte îndepărtat, va fi achiziționarea tot mai
multor terenuri ale județului de către străini din cauza faptului că, începând din anul 2014,
cetățenii străini vor putea cumpăra terenuri agricole în România, pentru că așa s-a prevăzut în
tratatul de aderare a țării noastre la Uniunea Europeană. În prezent, peste 3.500 de hectare
de teren din Mureş sunt deţinute de străini, arată un studiu întocmit în urmă cu câţiva ani de
Direcţia Agricolă Mureş. Cele mai multe terenuri sunt achiziţionate în zona de câmpie. Între
timp, suprafaţa achiziţionată de străini s-a mărit deoarece există şi firme de intermediere care
fac tranzacţiile.

Un lucru pozitiv ar fi, conform lui Liviu Timar, că presiunea investitorilor străini care au început

să cumpere prin intermediari suprafeţe de teren agricol însemnate, a redeschis interesul

mureşenilor pentru agricultură, suprafeţele rămase nelucrate reducându-se simţitor: „Există

un interes şi suprafaţa nelucrată la nivelul judeţului Mureş va scădea. Este odată presiunea

externă care se face, se cumpără de către străini, prin intermediari. Acest lucru i-a mişcat pe

fermierii şi producătorii agricoli. Terenuri care nu au fost lucrate încep să fie arate”.

Totuși
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În anul 2012 au fost întâmpinate nereguli și în agricultură. APIA Mureş a început recuperarea

debitelor, de la fermierii care nu au cultivat terenul, deşi au încasat sprijinul pe suprafaţă.

De exemplu, în 2012 un fermier din Bahnea a solicitat subvenţii pentru o suprafaţă de 108

hectare, pe care nu o exploata. „La prima impresie există un conflict de interese cu privire la

utilizarea păşunilor comunale, dictat de calitatea celui care a închiriat păşunea comunală. E

vorba de un fermier din Bahnea, pentru o suprafaţă de 108 hectare”, a precizat Constantin

Citirigă, purtătorul de cuvânt al APIA Mureş.

Ce producem?

Judeţul Mureș este renumit pentru calitatea efectivelor de bovine, Mureșul având și un puternic
sector de creștere a porcinelor. Astfel, Mureşul are cele mai multe bovine şi porcine dintre
toate judeţele Regiunii Centru.
Referitor la plante, mureşenii produc în primul rând leguminoase, apoi porumb, furaje, grâu,
orz şi orzoaică, cartofi. De asemenea, merită menţionat faptul că peste 40 % din producţia re-
gională de fructe (mai ales mere, cireşe şi vişine, pere) este obţinută la nivelul judeţului Mureș.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/2012/07/25/mii-de-hectare-de-culturi-agricole-afectate-de-seceta/sony-dsc-2/

1.12.86 Pădurile mureșene au avut un an greu în 2012 (2012-12-28 11:23)

[1] Cele mai grele „lupte” la care sunt supuse pădurile mureșene sunt cele legate de
retrocedări. Ultimul episod din războiul pentru retrocedarea pădurilor s-a consumat în anul
2012 când „prin Sentinţa civilă nr. 1394 din 22 iulie, Judecătoria Reghin a respins acţiunea
civilă formulată de reclamanta forma asociativă Domeniul Silvic Gudeamesterhaza S.A. în
contradictoriu cu Comisia judeţeană pentru stabilirea dreptului de proprietate privată asupra
terenurilor, şi respinge acţiunile civile conexate formulate de reclamanta Bánffy Éva Mária
Rozália Helena Johanna. Miza acestui proces era suprafaţa de teren forestier de 19.850 ha
pe raza comunelor Stânceni, Răstoliţa, Lunca Bradului şi Filea Deda”, ne-a transmis Cristina
Manoilă, fostul purtător de cuvânt al Prefecturii Mureș.
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Procesul în recurs s-a strămutat la Tribunalul Brăila, unde la data de 21 mai 2012 instanța a

statuat irevocabil că Domeniul Silvic Gudeamesterhaza SA nu are dreptul la reconstituire, fiind

menținută sentința judecătoriei Reghin sub acest aspect.

Drujbe cu scandal

Un alt episod „sângeros” s-a consumat la Pănet unde locuitorii comunei s-au postat în fața
utilajelor și au înconjurat copacii pentru a nu fi tăiați. Oamenii au acuzat acum câteva luni
Ocolul Silvic de ilegalități în ceea ce privește așa-zisa Pădure Oltvány, iar tăierile - spun aceștia
- ar putea duce la inundații și alunecări de teren.

Totul a început la mijlocul lunii octombrie: pe data de 16, firma care a câștigat licitația pentru

exploatarea unor materiale lemnoase din pădurea de la Pănet a început lucrările de tăieri.

Muncitorii au apucat să taie doar două zile, pentru că pe data de 18 octombrie, locuitorii din

comună, împreună cu primarul au blocat activitatea firmei. Pădurea de la Pănet este vechea

Pădure „Oltvány”, întinsă pe o suprafaţă de aproape 28 de hectare, care înainte de Regimul

comunist se afla în proprietatea populaţiei şi a fost confiscată abuziv prin naţionalizare. Totuși,

până acum, deși s-au făcut cereri de revendicare, foștii proprietari nu au reușit să-și recâștige

drepturile de proprietate. Cel care s-a ocupat de problema de la Pănet este șeful Ocolului

Silvic Tîrgu-Mureș, Valeriu Tudor Herlea. Acesta spunea: „Acum au plecat cei de la ITRSV

și Garda de Mediu de la mine, pentru că au redactat materialele care s-au făcut în urma

verificărilor din teren. Absolut nimeni nu a constatat vreo neregulă vizavi de tot ceea ce

se face acolo. Ce v-a informat populația din zonă și Primăria de acolo sunt niște aberații”.

Inginerul Herlea mai spunea că oricum și-a depășit atribuțiile în favoarea localnicilor, pentru

că potrivit amenajamentului aprobat de către ministru, erau prevăzute tăieri, care în perioada

2008-2017 trebuiau să ducă la înlocuirea a 90 % din arboret. Un alt argument ar fi acela că

pădurea și-a depășit cu 30 % perioada de exploatare. Carpenul, spun cei de la Ocol, se taie în

general la o vârstă cuprinsă între 40 și 50, maxim 55 de ani. Pădurea de la Pănet are 65 de

ani și este compusă 80 % din carpen, plus alte specii nevaloroase. În locul acestor copaci, cei

de la Ocol spun că vor planta o pădure care va fi în proporție de 60 % stejar, 20 % paltin și 20

% frasin.
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Furt intens și interese

Alte probleme în ceea ce privește pădurile sunt legate de furt. De menționat este faptul că în

pădurile administrate de Direcţia Silvică Mureş, fenomenul furtului este foarte redus datorită

faptului că pădurile sunt păzite. Probleme sunt în pădurile neadministrate de nicio societate.

Acolo, e adevărat, furtul de lemne este mult mai intens şi mai bine organizat. Interesant

este faptul că unii proprietari îşi lasă pădurile neadministrate (aproximativ 7.000 ha) deşi

D.S. Mureş le pune la dispoziţie pentru pază personal specializat, la preţul de 97 de lei cu

TVA/ha/an. Oare care este interesul acestor proprietari să-şi lase pădurile în voia hoţilor, mai

ales când ştiu că D.S. Mureş garantează şi plăteşte orice furt de lemne dintr-o pădure aflată

sub administrarea sa?

Regenerarea pădurilor

Direcția Silvică Mureş are pe teritoriul judeţului 69 de pepiniere silvice în suprafaţă de 5.386

de ari, care produc în principal puieţi forestieri, dar şi puieţi ornamentali. „Anual, în pepinierele

silvice se produc pentru nevoi proprii circa 2,5 milioane de puieţi forestieri pe care îi folosim la

lucrările de împăduriri în fond forestier şi terenuri degradate. Din surse proprii ne asigurăm şi

necesarul de seminţe forestiere”, ne-a declarat Adrian Pârlea, purtătorul de cuvânt al Direcției

Silvice Mureș.

La popasul Silvic

Direcţia Silvică Mureş este o subunitate a Regiei Naţionale a Pădurilor – ROMSILVA, funcţionând
pe teritoriul judeţului Mureş şi câte puţin pe judeţe Alba, Cluj, Harghita şi Sibiu, având ca scop
aplicarea strategiilor naţionale ale Ministerului Mediului şi Pădurilor în domeniul silviculturii.
Interesant este faptul că Direcţia Silvică este o unitate economică cu autofinanţare, care
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îşi acoperă toate cheltuielile legate de administrarea şi gestionarea durabilă a pădurilor şi
paza acestora. Veniturile provin în principal din vânzarea lemnului, dar şi din valorificarea
celorlalte produse ale pădurii: vânatul, păstrăvii, fructe de pădure, puieţi forestieri, produse
ornamentale, pomi de Crăciun, seminţe forestiere.
Vasile Dancea, Cătălin Hegheș

1. http://punctul.ro/2012/05/21/la-popasul-silvic/11_09_b321d725ec/

1.12.87 Anul surprizelor în învățământul mureșean (2012-12-28 11:28)

[1] În învățământ anul 2012 a adus câteva noutăți. Desigur, în învățământ mereu sunt

noutăți, dacă am fi subiectivi am zice că acestea sunt unele mai prostești decât altele, dar am

încercat mereu să vedem partea plină a paharului, așa cum e ea...

O noutate absolută

Mai întâi amintim de Școala Altfel, o noutate absolută în învățământ, care va avea loc și în
anul 2013 sub denumirea „Să ştii mai multe, să fii mai bun!”. Fiind vorba, de fapt de „aceeași
Mărie, cu altă pălărie”…

În 2012, Școala Altfel a avut loc înainte de vacanța de primăvară. „Am avut foarte multe

activități. Dintre acestea, amintesc doar câteva: întâlnire cu reprezentanții poliției rutiere;

concurs de gătit; târg de antichități (realizat prin contribuția elevilor); vizite ale unor elevi

de școală generală în liceul nostru; întreceri sportive – un campionat de fotbal; concurs de

orientare turistică, pe un traseu forestier etc.”, ne-a informat la momentul respectiv prof.

Simion Bui, fostul director al Colegiului Național „Alexandru Papiu Ilarian” din Tîrgu-Mureș

despre activitățile desfășurate în săptămâna 2-6 aprilie.

Proști la bac
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Apoi, după câteva săptămâni bune a urmat examenul de bacalaureat. Și anul acesta examenul
de bacalaureat a făcut prăpăd printre absolvenți. Aproximativ jumătate au picat… Promov-
abilitatea de puțin peste 50 % la bacalaureat arată încă odată crudul adevăr al sistemului de
învățământ: profesori prost plătiți care, de cele mai multe ori, nu mai dau doi lei pe munca
care ar trebui să-i înnobileze, și absolvenți care nu-s capabili în patru ani de liceu să acumuleze
minimul necesar pentru a promova un examen de bacalaureat gândit la nivel mediu, dar care
au pretenția să termine un liceu. Mai grav e că încă mârșăviile nu au fost stopate, încă mai
există lucrări cumpărate, note umflate din prietenie și pile cu duiumul.

La examenul din 2012 s-au înscris, în Mureș, 5.137 de elevi și s-au prezentat 4.899. Procentul

de promovabilitate în județul Mureș, înainte de depunerea și soluționarea contestațiilor a

fost „de 45,74 %. 2.241 de candidați au promovat, ar 2.386 de elevi au luat sub 5. Este

vorba despre promoția 2012, dar și promoțiile anterioare. Nu a existat nicio notă de 10”, ne-a

declarat atunci Raluca Damian, purtătorul de cuvânt al Inspectoratului Școlar Județean Mureș.

Astfel, promovabilitatea este puțin mai bună decât în 2011, când, după prima sesiune, înainte

de rezolvarea contestațiilor, s-a înregistrat un procent de promovabilitate de 45,56 %.

Elevi de top

Dar, învățământul mureșean are, desigur, și valori. Anul acesta, în toamnă, Radio Tîrgu-Mureș

a fost gazda unui eveniment ce merită lăudat, într-o țară în care de obicei sunt promovate doar

scandalurile. Au fost promovate tinerele valori ardelene, mai exact, cei mai buni olimpici din

județele Mureș, Brașov, Harghita și Covasna, în cadrul proiectului „Excelențele noastre”. Nu

vom aminti aici toți olimpicii premiați, ci doar pe cei mureșeni. Astfel, fac cinste județului, prin

performanțele lor următorii tineri: Vladimir şi Octavian Anca din Luduş, doi fraţi cu performanţe

uluitoare la tenis de masă, Ştefana Şerban, de la Grupul Şcolar „Petru Maior” din Reghin,

medaliată cu argint, anul acesta, la Olimpiada Naţională de Matematică, Cristina Moldovan,

clasa a XII-a la Grupul Şcolar „Lucian Blaga” din Reghin, premiul I la Olimpiada Naţională

de Limba Germană din acest an, Ştefana Bothază, Anamaria Peica şi Anca Paşcan, elevele

Colegiului Naţional „Mihai Eminescu” din Tîrgu-Mureş care au alcătuit echipa câştigătoare a

premiului întâi la Concursul Naţional de Cultură şi Civilizaţie românească şi Péntek Attila de

la Liceul de Artă, un pianist din Tîrgu-Mureş, câştigătorul a numeroase premii naţionale şi
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internaţionale.

Labirintul retrocedărilor

În județul Mureș există 94 de școli retrocedate și alte 10 revendicate. Tîrgu-Mureșul a pierdut
aproape jumătate din clădirile liceelor în urma retrocedării imobilelor către bisericile Refor-
mată şi Romano-Catolică, iar starea acestor imobile, pentru care Primăria plăteşte chirie, este
precară: „Tîrgu-Mureş este singurul oraş din România care şi-a pierdut în jur de 50 % din
unităţile de învăţământ liceale în urma unor hotărâri judecătoreşti”, a arătat Claudiu Maior,
consilier local. Desigur, retrocedările au un impact negativ asupra finanțelor municipiului:
Primăria Tîrgu-Mureş plăteşte, lunar, peste 60.000 de lei (echivalentul a 15.000 de euro) chirie
pentru patru instituţii de învăţământ care funcţionează în imobile retrocedate - Liceul de Artă,
Liceul Teoretic „Bolyai Farkas”, Colegiul Naţional „Unirea” şi Gimnaziul „Europa”.

Cea mai gravă situație este la Liceul de Artă: în luna august 2012 a căzut o parte din tavanul

celei mai frecventate săli de clasă, Sala de studiu. În plus, adeseori se desprind bucăți de

tencuială din fațada clădirii. Multă vreme situația a părut fără ieșire, aducându-se în discuție

chiar schimbarea „domiciliului” Liceului. Soluția în cazul Liceului de Artă a venit cu puțin timp

înainte de începerea noului an școlar. Astfel, Primăria Tîrgu-Mureș s-a angajat să plătească

datoria de 220.000 de lei parohiei Romano-Catolice, bani care reprezintă restanța la plata

chiriei pe ultimele 16 luni. De cealaltă parte, Parohia a acceptat ca 60 % din plata lunară a

chiriei să fie utilizată pentru reparaţia clădirii Liceului de Artă.

În fruntea clasamentului naţional

În această toamnă, în urma unei evaluări ARACIP care a vizat peste 1.000 de școli din toată
țara, a rezultat că județul Mureș are cea mai bună școală generală din țară și cel mai bun
liceu din punctul de vedere al eficienței. Este vorba despre Liceul Pedagogic din Tîrgu-Mureș
și despre Şcoala Generală I-VIII „Radu Popa” din Sighişoara. „Pentru noi este o confirmare a
muncii noastre, a profesorilor, a elevilor şi a părinţilor, a întregii echipe implicate în educaţie.
Acest rezultat ne dă un reper ierarhic la nivel naţional, iar în urma evaluării externe am văzut
care ne sunt punctele tari şi punctele slabe, unde mai avem de lucru”, a declarat prof. Daniela
Matache, directorul Liceului Pedagogic din Tîrgu-Mureş.

În ceea ce priveşte şcolile gimnaziale, pe locul I se situează tot o şcoală mureşeană, arată
raportul ARACIP. Astfel, în ierarhia în funcţie de indicii de eficienţă, cel mai mare punctaj
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a fost obţinut de Şcoala Generală I-VIII „Radu Popa” din Sighişoara. „Totul a fost posibil cu
foarte multă muncă şi seriozitate din partea profesorilor, care s-au implicat mult şi în activităţi
extraşcolare. Eu, ca director, m-am străduit foarte mult să obţin fonduri pentru reabilitarea
şcolii pe baza unui proiect tehnic. Şi am reuşit să reabilităm şcoala în proporţie de 90 %,
cheltuind aproximativ 20 de miliarde de lei. În plus, cu ajutorul unor fundaţii am reuşit să
dotăm şcoala cu 22 de calculatoare, mese, scaune, dulapuri, materiale pentru sala de sport
(saltele etc.)”, ne-a declarat prof. Muşunoi Daniela, fostul director al Școlii sighișorene.

Vasile Dancea

1. http://punctul.ro/2012/07/09/baculiada-camere-contra-frauda/cap-1-3/

1.12.88 Bugetul care ne doare (2012-12-28 11:31)

[1] În 26 ianuarie 2012, Consiliul Local Tîrgu-Mureş se întrunea în şedinţă ordinară pentru
a adopta bugetul municipiului.

Atât la venituri, cât şi la cheltuieli suma aprobată se cifra la 601,794 de milioane de lei.
Din această sumă, o parte importantă o reprezentau sumele ce urmau să fie primite de la
Uniunea Europeană, şi anume jumătate din buget. Propriu-zis, bugetul municipiului arăta şi
arătă mai prost decât în 2011, atâta vreme cât veniturile proprii estimate erau mai reduse
cu 35 de milioane de lei decât cele din anul anterior. Pentru a reechilibra bugetul la capitolul
de venituri, Direcţia economică a înscris la poziţia subvenţii primite de la bugetul de stat şi
de la alte bugete suma de 25 de milioane de lei peste ceea ce s-a primit sau nu în 2011.
În anul 2011 s-a intrat cu datorii de 40 de milioane de lei, însemnând facturi neachitate,
sumă ce a crescut la începutul anului 2012 la 47 de milioane de lei (470 de miliarde de lei
pentru cei care calculează încă în vechea monedă). Cam aşa arăta bugetul la începutul anului.

Cu toate acestea, în tot decursul anului 2012, am aflat de la reprezentanţii Primăriei Tîrgu-

Mureş că nu există datorii şi că autoritatea locală nu are facturi neachitate. Cu toate acestea,

mai multe scandaluri au dovedit contrariul.

E. Star a reziliat contractul

Să începem cu scandalul apei calde care a izbucnit în campania electorală de la alegerile
locale, cu siguranţă deloc întâmplător, şi care a continuat pe tot parcursul anului 2012. În
2010, serviciul de furnizare a energiei termice era preluat în concesiune de RFV Mureş Energy
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care s-a „rebranduit” apoi ca E.Star Energy România. Compania opera 15 centrale termice
şi în jur de 7.000 de abonaţi – cam atât a mai rămas din sistemul centralizat la momentul în
care Energomur a ajuns în insolvenţă – şi se angaja la investiţii ambiţioase. De cealaltă parte,
autorităţile publice locale – Consiliul Local Tîrgu-Mureş şi Primăria – erau fericite că scapă de
grija a câteva zeci de mii de locuitori şi pentru asta erau de acord să plătească diferenţa la
preţul gigacaloriei – 70 de lei per unitate. Dulcea fericire nu a ţinut însă mult, iar în 13 iunie,
la trei zile după alegeri, E.ON Energie România a sistat furnizarea gazului metan către cele
15 centrale termice operate de E.Star, motivând restanţele de aproape 5,5 milioane de lei
pe care le datora compania concesionară. Din aceste datorii, aproape jumătate erau debite
ale Primăriei Tîrgu-Mureş. Mai precis – 2,3 milioane de lei, motiv pentru care E.Star a reziliat
unilateral contractul de delegare a serviciului de energie termică. „Direcţia Economică a
Primăriei nu a evidenţiat în contabilitatea proprie facturile fiscale emise de SC E-Star Energy
Mureş la valoarea facturată privind nivelul subvenţiei aprobat prin Hotărârea Consiliului Local
nr. 95/2011, pentru a se acoperi diferenţa dintre preţul de producere, distribuţie şi furnizare
a energiei termice şi preţul local de facturare către populaţie”, explica la vremea respectivă,
dar şi mai recent, viceprimarul Ionela Ciotlăuş de ce E.Star a reziliat contractul. Bineînţeles,
nefiind evidenţiate în contabilitate facturile, Primăria nu avea într-adevăr nicio datorie. Totuşi,
acestea erau emise. Ce spune Camera de Conturi asupra acestui fapt poate aflăm anul viitor.

Tot în vară am aflat, ceea ce arătam şi în cursul anului 2010 când Energomur era îngropată în
datorii, că debitele restante ale Primăriei către compania E.ON se cifrează la 18 milioane de lei
la care se mai adaugă alte patru cu titlu de penalităţi de întârziere. Pentru acestea, Primăria
se judecă cu furnizorul de gaz metan şi speră să câştige, nu prea înţelegem cum şi nu am vrea
să ne lansăm în speculaţii asupra judecătorilor.

Serviciul de furnizare a energiei termice a fost trecut la Locativ SA – cu menţiunea că acesta

va reveni la Primărie, ceea ce încă nu s-a întâmplat -, cei mai mulţi locatari şi-au pus centrale

de apartament, unii aşteaptă şi acum să fie conectaţi la reţeaua de alimentare cu gaz metan,

pentru şcoli s-au găsit soluţii de montare de centrale proprii şi problema a fost bifată ca

rezolvată. Datoriile însă rămân.

Chiriile pentru şcoli, neplătite

Un incident la Liceul de Artă – prăbuşirea unei bucăţi din tavanul unei săli de curs - avea
să aducă în prim-plan o altă problemă: cea a datoriilor înregistrate de municipalitate către
proprietarii clădirilor retrocedate unde funcţionează şcoli.

La sfârşitul lunii august, în timpul unei şedinţe de Consiliu Local, aveam să aflăm că Primăria
era datoare Biserici Romano-Catolice cu 220.000 de lei cu titlu de chirie pentru clădirea
Liceului de Artă. Adică biserica nu încasase în ultimele 16 luni niciun leu pentru chirie şi în
plus între cele două părţi nu mai era în vigoare vreun contract. În privinţa contractului, potrivit
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normelor dreptului civil funcţiona tacita relocaţiune, ceea ce însemna că Primăria datora chiria
chiar dacă nu fusese semnat vreun nou contract sau un act adiţional. Nu erau însă singurele
restanţe. La fel se întâmpla şi în cazul altor şcoli.

În 29 noiembrie, din nou într-o şedinţă în plen, descopeream alte datorii ale municipalităţii.

Aleşii locali au fost chemaţi să aprobe alocarea a aproape două milioane de lei unor companii

care aveau facturi neîncasate de la Primărie. Alţi bani, alt scandal, mai ales că alocarea banilor

veniţi de la bugetul de stat nu s-a făcut pe criterii clare, aşa cum au cerut cei trei consilieri

locali ai PSD. Minoritatea social-democrată nu a votat rectificarea bugetară, fiind acuzaţi că

s-ar împotrivi unei primeniri a bugetului. Şi noi am rămas cu această curiozitate, şi anume

cum au fost selectare firmele care urmau să beneficieze de o susţinere financiară taman în

campania electorală, când banii pentru partide se strâng şi printr-o asemenea metodă.

Electrica stă să taie lumina

Imediat după alegerile parlamentare, pe site-ul ANAF a apărut informaţia că nocturna sta-
dionului Transil este scoasă la mezat din cauza debitelor acumulate de Asociaţia Fotbal
Club Municipal către Administraţia Financiară Tîrgu-Mureş. Instalaţia de nocturnă, băncile
antrenorilor şi alte bunuri ale clubului urmau să fie vândute cu un preţ începând de la 1,7
milioane de lei. Care este valoarea datoriilor nu am aflat-o, deoarece Finanţele se apără cu
secretul fiscal, în timp ce conducerea clubului se eschivează să dea o cifră exactă. Ceea ce
am aflat însă, o informaţie oarecum şocantă având în vedere cine a făcut-o – consilierul local
Claudiu Maior, consilier personal al edilului-şef Dorin Florea şi vicepreşedinte al clubului, este
că Primăria datorează FCM nouă milioane de lei. Până acum am ajuns la vreo 39 de milioane
de lei.

În decembrie, înainte de Crăciun, ammai aflat că avem iluminat public pe datorie. Sau pe baza
constrângerilor legale impuse furnizorului de electricitate de a nu deconecta de la reţeaua de
energie electrică şcolile. Datoriile către Electrica se cifrează la peste un milion de lei, sumă
din care doar pentru unităţile şcolare, municipalitatea datorează 200.000 de lei. Informaţia a
fost confirmată de către reprezentanţii Electrica, reprezentanţi care au recunoscut că au emis
peste 150 de ordine de deconectare care nu au fost puse în executare deoarece, cu ţârâita,
Primăria mai plăteşte câte ceva.

Cam aşa am stat cu bugetul în 2012. Totuşi ar fi de precizat că la secţiunea venituri, la ultima
rectificare, bugetul avea cu vreo 78 de milioane de lei în plus faţă de ianuarie 2012. În aceste
condiţii, ne întrebăm retoric de ce nu sunt plătite datoriile?

Ligia Voro
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1. http://punctul.ro/2012/03/05/tirnaveni-cultura-ramane-blocata/cl-tarnaveni/

1.12.89 Tânăr înjunghiat la Sighișoara, a murit la spital (2012-12-28 12:33)

[1] Un tânăr de 21 de ani a fost înjunghiat după o petrecere la care a participat în noaptea
de joi spre vineri, la Sighişoara. Tânărul a murit la spital, vineri dimineaţă, informează România
TV. Doi tineri care au consumat prea mult alcool s-au luat la ceartă, iar unul dintre ei a pus
mâna pe un cuţit de bucătărie şi l-a înjunghiat pe celălalt. Mai multe detalii puteți citi pe
[2]site-ul România TV.

1. http://punctul.ro/2012/08/12/cum-se-vede-coplata-la-nivelul-judetului/spitalul-judetean/
2. http://www.rtv.net/tanar-injunghiat-mortal-la-o-petrecere-in-sighisoara_59793.html#ixzz2GLht8zQU

Birtalan Arnold (2013-01-04 21:24:12)
da cine pula l n junghiat bagami asa sssasdasadsadsadadgsfd

Attila Marton (2013-01-04 21:25:38)
2 gypsies. Nimic interesant

Nicula Valer (2013-01-17 16:24:48)
Aia care omoara cu sange rece , ar trebui sa plateasca cu propria lor viata .
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2.1 January

2.1.1 Aurelian Băbuțan a revenit la FCM (2013-01-07 07:18)

[1]
Aurelian Băbuțan, noul antrenor al FCM.

Antrenorul FCM din perioada 2009-2011 Aurelian Băbuțan a revenit începând cu data de 1
ianuarie. El va atrena echipa având ca scop promovarea în primul eșalon, după ce tot el
a fost cel care a dus pentru prima dată echipa în liga întâi. La conferința de presă, acesta
declara: „M-am întors la Tîrgu-Mureș având ca obiectiv clar promovarea în Liga 1. Consider că
obiectivul stabilit este unul realizabil. Dar, pentru ca acest lucru să devină real, avem nevoie
de sprijinul tuturor, avem nevoie de familia fotbalului mureșean. Avem nevoie de fanii care au
fost alături de echipă în aceste sezoane și ne-au încurajat și la bine și la rău. Avem nevoie de
sprijinul și susținerea celor care conduc orașul.Tîrgu-Mureș-ul trebuie să fie, din nou, pe harta
Ligii 1 la fotbal. Avem puterea de a realiza acest lucru. Trebuie doar să luptăm împreună, să
fim încă o dată o adevărată familie."

Alte două noutăți sunt transferurile jucătorilor Rareș Vârtic și Florin Istrate. Vârtic este târgu-
mureșean și a mai evoluat pentru FCM, inclusiv în perioada în care echipa a jucat în prima
divizie.

1. http://punctul.ro/2013/01/07/aurelian-babutan-a-revenit-la-fcm/screen-shot-2013-01-07-at-10-21-26-am/

2.1.2 Transferuri la BC Mureș în așteptarea returului (2013-01-07 08:17)

[1] Conducerea Clubului BC Mureș a prezentat în mod oficial la prima conferință de presă
din acest an noua achiziție a echipei, jucătorul Dan Păltinişanu. Pe lână acesta va fi transferat
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de asemenea un alt pivot, senegalezul Ousmane Barro. „Din păcate nu aş fi crezut că ajungem
în situaţia în care nici unul dintre pivoţii aduşi în vară să nu corespundă cerinţelor noastre, aşa
că am fost nevoiţi să ne reorientăm” a precizat Cornel Lungu.

Cât despre pregătirea returului, antrenorul principal al BC Mureș Srecko Sekulovic a mai
adăugat: „Este foarte greu să-ţi recapeţi ritmul după sărbători, dar sunt convins că vom
deveni mai puternici. Ceskovic a reînceput antrenamentele, Păltinişanu este aici, Barro va
sosi în curând. Sper că Pălti ne va ajuta în jocul sub panou, ca şi senegalezul. Am avut noroc
că Păltinişanu a hotărât să joace la noi, şi sunt convins că o va face bine. Despre Barro pot
spune că am jucat împotriva lui când am antrenat în Ungaria şi mereu am avut probleme
de a contracara jocul lui. Este un pivot atletic, care cunoaşte jocul sub panou sper să fie în
formă bună. Va fi greu în retur fiindcă avem mai multe meciuri dificile în deplasare, dar este
un campionat foarte puternic. Noi vrem să câştigăm toate meciurile, nu ne predăm niciodată.
Aşa vom aborda jocul şi la Timişoara. Am pierdut destul de uşor acasă în primul meci din tur,
vrem să răzbunăm acel eşec după care multă lume prevestea că o să ajungem în play-out.
Dar iată că cu multă muncă am reuşit să ajungem unde suntem şi acum, dar campionatul este
unul foarte echilibrat, cu un nivel ridicat”.

Sursa: BC Mureș

1. http://punctul.ro/2012/01/23/infrangere-pentru-bc-mures/csm-bucuresti-bc-mures/

2.1.3 Apartamentele din B-dul Pandurilor caută chiriași (2013-01-07 08:41)

[1] Primăria Tîrgu-Mureș anunță că a început perioada de primire a cererilor pentru
alocarea locuințelor ANL. În acest an se vor atribui nu mai puțin de 136 de locuințe, din
blocurile construite pe Bulevardul Pandurilor la numerele 44-46. În comunicarea oficială,
reprezentanții Primăriei îi mai anunță pe cei interesați că „se pot înscrie persoanele care nu
deţin şi nu au deţinut o altă locuinţă în proprietate şi/sau nu sunt beneficiarul unei alte locuinţe
cu chirie, proprietate de stat, în municipiul Tîrgu-Mureş şi care au locul de muncă în municipiul
Tîrgu-Mureş”.

Trebuie de asemenea să depună aceste cereri și cei care au fost deja înscriși pe listele de
așteptare, pentru recalcularea punctajului. Cererile se pot procura de la sediul Primăriei, la
camera 13.

1. http://punctul.ro/2012/05/06/batalia-pentru-tirgu-mures/primaria-tirgu-mures/
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andu (2013-01-07 10:20:29)
malai pentru benta

2.1.4 Urmărit internațional prins la Daneș (2013-01-07 11:19)

[1] Serviciul de Investigații Criminale din cadrul IPJ Mureș, cu sprijinul Poliției Rurale din
Daneș au arestat vineri un tânăr de 26 de ani, care era urmărit internațional pentru comiterea
a două infracțiuni de tâlhărie în Irlanda. Pe numele lui era emis un mandat european de
arestare, iar după ce a fost prins a fost prezentat procurorului de caz din cadrul Parchetului
de pe lângă Curtea de Apel Tîrgu Mures, fiind dispusă măsura reţinerii pentru 24 ore. Prin
urmare a fost dus în arest, iar ulterior Curtea de Apel a eliberat și un mandat de arestare pe o
perioadă de 29 de zile, în vederea predării către autorităţile competente.

1. http://punctul.ro/2012/02/22/angajat-al-primariei-retinut-pentru-abuz-sexual/1156821_34132110/

2.1.5 300.000 de pasageri deserviți de aeroport în 2012 (2013-01-07 13:32)

[1] În cursul anului 2012 Aeroportul Internațional “Transilvania” Târgu-Mureș a deservit
peste 300.000 de pasageri (300.427) și a depășit astfel ținta propusă în această privință, de
260.000 de pasageri. Companiile aeriene care au operat zboruri de la Aeroportul “Transilva-
nia” Târgu-Mureș în 2012 au fost Wizz Air, Tarom, Malev, Air Arabia și Wideroe. Majoritatea
zborurilor au fost efectuate de către operatorul aerian Wizz Air, care a desfășurat curse
aeriene către opt destinații europene și anume Budapesta (Ungaria), Dortmund (Germania),
Roma și Milano (Italia), Londra (Marea Britanie), Paris (Franța), Madrid și Barcelona (Spania).
Prin aceste zboruri operatorul aerian Wizz Air a asigurat în 2012 transportul a peste 270.000
de pasageri (277.848) de la Aeroportul din Târgu-Mureș și a deservit alți 4.490 de pasageri în
cadrul curselor divertate către Târgu-Mureș de la alte aeroporturi (Cluj-Napoca, Timișoara).

Operatorul aerian Tarom a efectuat în cursul anului 2012 zboruri interne cu destinația Târgu-
Mureș-Otopeni și retur cu o frecvență de trei zboruri săptămânale. De asemenea, începând
cu data de 12 mai 2012 și până în data de 29 septembrie 2012 operatorul aerian Wideroe a
efectuat în fiecare zi de sâmbătă de la Târgu-Mureș curse charter cu destinația Copenhaga
(Danemarca) iar în sezonul estival (20 iunie–10 octombrie 2012) compania aeriană Air Arabia
a efectuat curse charter săptămânale în fiecare zi de miercuri cu destinația Hurghada (Egipt).

În 2013 Aeroportul Internațional“Transilvania”Târgu-Mureș și-a propus să intensifice traficul
aerian prin introducerea de noi destinații externe și să diversifice oferta de zboruri prin
atragerea de noi operatori aerieni și propunerea unor noi destinații charter. Astfel, din
primăvara anului 2013, Wizz Air, cea mai importantă companie aeriană care operează în
prezent la Aeroportul din Târgu-Mureș, introduce alte trei zboruri noi cu destinația München
(Germania) din aprilie 2013, respectiv Bologna (Italia) și Frankfurt (Germania) din mai 2013.
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Totodată, Conducerea Aeroportului se află în discuții și cu alți operatori aerieni interesați să
desfășoare zboruri de la Aeroportul Internațional “Transilvania” Târgu-Mureș.

Sursa:Aeroportul Transilvania Tîrgu-Mureș

1. http://punctul.ro/2012/03/26/cj-mures-fara-investitii-electorale/aeroport/

martin (2013-01-10 07:29:18)
Tinta propusa pt traficul aerian la TGM in 2012 era de 320.000 de pasageri fata de 258.890 in
2011.Aspect ce putea fi depasit tinand cont ca in primul semestru din 2012 s-a realizat o crestere a
traficului aerian cu 72 % mai mare ca in semestrul 1 din 2011.Din iunie 2012 de cand s-a implementat
managementul privat la aeroport traficul aerian si-a scazut cresterea inceputa in 2012 iar fata de
semestrul2 al anului 2011 a inregistrat o crestere de abia 19 % .Noroc cu Lokodi care le-a scazut tinta
in contractul de management la 260.000 de pasageri.Bravo Peti!

2.1.6 Angajări pe 50 de posturi de asistent la UMF (2013-01-08 08:39)

[1] După ce Guvernul a deblocat angajările în sistemul universitar, UMF anunță că
scoate la concurs nu mai puțin de 50 de posturi de asistent universitar. Lista posturilor
vacante care vor fi scoase la concurs în sesiunea februarie-martie 2013 a fost publicată
deja în Monitorul Oficial al României, partea a III-a, nr. 454/21 dec. 2012. Înscrierile la
concurs se fac până pe data de 20 februarie, până pe 6 martie se evaluează dosarele, din
7 până pe 27 martie au loc concursurile, iar între 28 martie și 4 aprilie se validează rezultatele.

Candidații interesați de posturi trebuie să îndeplinească cel puțin 4 condiții:

• Sa posede diploma de licenta conform specializarii postului scos la concurs;

• Pentru disciplinele care au corespondent in nomenclatorul de specialitati al Ministerului
Sanatatii, au calitatea de rezident/specialist/primar in specialitatea postului;

• Sa aiba statutul de student-doctorand cu frecventa sau titlul de doctor.

• Pentru disciplinele de Informatică medicală, Educatie Fizica si sport, Stiintele miscarii,
Limbi moderne, Stiinte Sociale - nu este necesara calificarea medico-farmaceutica dar
este obligatoriu statutul minim de student-doctorand cu frecventa.

Lista completă cu posturile vacante, poate fi consultată [2]aici.

1. http://punctul.ro/2012/01/23/rectorul-si-prorectorul-umf-plagiatori/umf/
2. http://www.umftgm.ro/fileadmin/materiale/concurs_posturi/2013/Posturi_pe_perioada_determinata_2013.pdf
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2.1.7 Abonamente pentru retur la meciurile BC Mureș (2013-01-08 08:58)

[1] BC Mureș anunță că a pus în vânzare abonamentele pentru meciurile din retur ale
formației. Cei interesați, pot să-și achiziționeze cu 60 de lei un abonament valabil la cele
7 meciuri de acasă ale formației. Abonamentele sunt valabile și pentru meciurile de acasă
din play-off, în cazul în care echipa se clasează în primele 8 formații. Primele două meciuri
din campionat ale echipei vor avea loc joi la Timișoara și duminică cu CSU Ploiești. Ambele
meciuri sunt transmise live și de Digi Sport.

1. http://punctul.ro/2012/03/05/week-end-cu-greutate-pentru-sportul-muresean/bc-mures/

2.1.8 2 edili din Mureș trimiși în judecată de DNA (2013-01-08 09:10)

[1] Procurorii din cadrul Direcției Naționale Anticorupție – Serviciul Teritorial Tîrgu Mureș
au dispus trimiterea în judecată a inculpatului Bartha Domokos, viceprimar al comunei Band,
județul Mureș, pentru săvârșirea infracțiunii de folosire sau prezentare de documente ori
declarații false, inexacte sau incomplete care are ca rezultat obținerea pe nedrept de fonduri
din bugetul general al Comunităților Europene sau din bugetele administrate de acestea
în numele lor. În cursul anului 2007 Bartha Domokos, în calitate de viceprimar al comunei
Band, a încheiat un contract de arendare între el, ca persoană fizică și Primăria comunei
Band, în care a atestat în mod nereal că folosește suprafața de 722,40 ha de pășune, în
condițiile în care terenul respectiv era, de fapt, exploatat de alte persoane. În baza acestui
contract, inculpatul a formulat la A.P.I.A. o cerere de finanțare și a obținut în mod ilegal suma
de 103.100 lei (echivalentul a aproximativ 27.995 euro), reprezentând subvenții agricole
aferente campaniei din anul 2007. Suma de bani obținută ilegal a fost virată de inculpat
în contul Primăriei comunei Band. A.P.I.A. s-a constituit parte civilă cu suma de 103.701,78
lei. În vederea recuperării acestei pagube, procurorii au instituit sechestru asigurător asupra
bunurilor inculpatului Bartha Domokos. Dosarul a fost înaintat spre judecare la Judecătoria
Tîrgu Mureș.

Procurorii DNA au dispus de asemenea trimiterea în judecată și a lui Crișan Emanoil-Florin,
consilier în cadrul Primăriei comunei Mica, județul Mure, în sarcina căruia s-au reținut urmă-
toarele infracțiuni:
- folosirea sau prezentarea de documente ori declarații false, inexacte sau incomplete, care
are ca rezultat obținerea pe nedrept de fonduri din bugetul general al Comunităților Europene
sau din bugetele administrate de acestea ori în numele lor, în formă continuată,
- fals în înscrisuri sub semnătură privată, în formă continuată.
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În rechizitoriul procurorii au constatat că în perioada 2009 – 2012 Crișan Emanoil-Florin a so-
licitat de la Agenția de Plăți și Intervenție pentru Agricultură Mureș subvenții pentru suprafața
agricolă pentru suprafața de aproximativ 125 hectare de pășune aparținând Comunei Mica,
Județul Mure și, de fiecare dată, inculpatul a prezentat un contract de pășunat pe care îl
încheiase în cursul anului 2009 cu Primăria comunei Mica. În acest contract, inculpatul a
menționat, în mod nereal că va asigura activitatea de pășunat cu un număr important de
animale, deși nu avea aceste animale. De asemenea, în cursul anului 2012, inculpatul a mai
depus la A.P.I.A. mai multe tabele nominale pe care le-a falsificat inserând în fals numele
persoanelor care dețin animalele respective. Crișan a obținut astfel, pe nedrept peste 125.005
lei (echivalentul a aproximativ 30.000 euro) reprezentând sumele încasate necuvenit cu titlu
de subvenții pentru agricultură. Agenția de Plăți și Intervenție pentru Agricultură București
s-a constituit parte civilă în procesul penal cu suma de 154.789,11 lei, sumă la care se
adaugă dobânzile și penalitățile prevăzute de legislația în vigoare. În vederea recuperării
acestui prejudiciu, procurorii au instituit sechestru asigurător asupra unui imobil aparținând
inculpatului. Dosarul a fost înaintat spre judecare la Judecătoria Târnăveni.

Sursa: DNA

1. http://punctul.ro/2012/05/04/curtea-de-apel-a-decis-apostu-ramane-in-arest/tribunalul-mures-3/

2.1.9 Reea participă la Midem Tradeshow - Cannes (2013-01-08 11:14)

[1] Un târgumureșean va reprezenta compania mureșeană Reea la competiția Midem
Tradeshow, care va avea loc la Cannes. Alex Branea, liderul echipei .Net Reea va intra într-un
adevărat „exercițiu de creativitate și inovație, alături de 30 de dezvoltatori din întreaga lume.
În doar 48 de ore, dezvoltatorii trebuie să conceptualizeze și să realizeze o generație complet
nouă de aplicații web/mobile”, mai precizează comunicatul companiei mureșene. Din România
participă alături de Reea încă 10 companii, în total la competiție fiind așteptați aproape 7.000
de participanți din 75 de țări.

1. http://punctul.ro/2013/01/08/reea-participa-la-midem-tradeshow-cannes/screen-shot-2013-01-08-at-1-08-01-p
m/

2.1.10 Burse pentru studenți, în Franța (2013-01-08 13:09)

[1] Ambasada Franței la București derulează în această perioadă trei programe de înscrieri
pentru burse acordate studenților ce doresc să-și continuie studiile în Franța, în anul universitar
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2013-2014. Înscrierile se fac până la data de 1 martie 2013, pe cele trei mari programe:

1. Burse de master - se adresează studenților la Master anul întâi, care doresc să urmeze al
doilea an de studiu în Franța.

2. Burse de doctorat în co-tutelă - pentru studenții care au absolvit un Master în anul 2012 sau
anterior sau care sunt înscrişi în acest moment la Master, plus doctoranzii înscrişi în primul an
de teză, în anul universitar 2012 - 2013, sunt eligibili pentru acest program.

3. Bursele Copernic - pentru înscriere candidatul trebuie să fie titular al unei diplome de
Inginer (obţinută în urma absolvirii a 4 sau 5 ani de studii superioare) sau a unei diplome de
Economist sau de Jurist, corespunzătoare a 5 ani de studii superioare. A doua condiție este
deținerea, dacă este posibil, a unei experienţe profesionale cu o durată de câţiva ani, s nu fi
fost beneficiarul niciunei burse din partea Guvernului francez și să să aibă vârsta de până la
30 de ani.

Mai multe detalii sunt disponibile pe [2]site-ul Ambasadei Franței la București.

1. http://punctul.ro/2012/05/02/scolile-particulare-muresene-o-alternativa-reala/examen/
2. http://www.ambafrance-ro.org/

2.1.11 Soldat mureșean decorat de Ministrul Apărării (2013-01-08 13:22)

[1] Plutonier-major Ioan Mihai Boboşa, din cadrul Brigăzii de Operaţii Speciale ’Mihai
Viteazul’ din Târgu Mureş, a primit marţi, de la ministrul Apărării Naţionale, Mircea Duşa,
Medalia Naţională Pentru Merit clasa a III-a cu însemn de război, conferită prin decret
prezidenţial, în cadrul ceremoniei de repatriere a unui detaşament al Forţelor Speciale din
teatrul de operaţii din Afganistan. Militarul român s-a remarcat în timpul unei misiuni în Estul
Afganistanului, în data de 15 aprilie 2012, prin salvarea vieţii unor colegi de-ai săi, în timpul
atacului inamicilor asupra unei unităţi izolate.

Alături de plutonier-major Ioan Mihai Boboşa, au mai fost conferite încă aproximativ 30 de
medalii şi distincţii pentru membrii detaşamentului care au participat la diferite misiuni pe
parcursul celor şapte luni petrecute în Afganistan. ’Un moment foarte emoţionant astăzi, la
Târgu Mureş, peste 60 de bravi soldaţi ai naţiei române se întorc din cel mai periculos loc din
lume, din Afganistan. Ei fac parte şi dintr-o brigadă specială, sunt trupele de elită ale Armatei
Române şi au executat misiuni foarte periculoase şi de excepţie. De aceea, deşi de dimineaţă
am fost şi la Timişoara, unde s-a organizat un ceremonial de plecare a peste 500 de soldaţi
români în Afganistan, am ţinut să ajung şi la Târgu Mureş, pentru că oricât de frig ar fi astăzi la
Târgu Mureş, nimic nu este mai presus decât onoarea şi respectul pe care trebuie să le aducem
acestor bărbaţi, acestor ofiţeri, subofiţeri şi soldaţi, care şi-au riscat viaţa pentru ca România
să fie demnă în lume, ca România să fie bine reprezentată în organismele internaţionale
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şi, de ce nu, pentru a respecta obligaţiile pe care România le are conform Tratatului NATO
şi organismelor internaţionale care se ocupă de securitate în Afganistan’, a declarat presei
ministrul Apărării Naţionale, Mircea Duşa.

Ministrul a arătat că detaşamentul de la Târgu Mureş, care s-a întors din Afganistan, face parte
dintr-o brigadă de operaţiuni speciale, ’în genul serviciilor americane pe care noi le vedem
în filme - dar aceşti oameni n-au fost în filme, au fost în realitate şi şi-au riscat viaţa pentru
România’. În privinţa menţinerii trupelor române în Afganistan, ministrul Mircea Duşa a arătat
că România îşi va asuma obligaţiile în cadrul organismelor internaţionale din care face parte.
’Ori de câte ori va fi nevoie, în funcţie de responsabilităţile pe care noi le avem în cadrul organ-
ismelor internaţionale şi mai ales ale NATO, România îşi va respecta obligaţiile’, a arătat Duşa.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/2012/09/18/exercitiu-de-mobilizare-a-rezervistilor/tanc-armata-romana-militari/

2.1.12 Miting pentru autonomie pe 10 martie la Tîrgu-Mureș
(2013-01-09 08:07)

[1] Consiliul Naţional Secuiesc (CNS) va organiza, în 10 martie, la Târgu Mureş, un miting
menit să atragă atenţia Guvernului României că se doreşte o regionalizare a ţării, însă numai
dacă va exista şi o regiune a Ţinutului Secuiesc, a declarat, marţi, într-o conferinţă de presă
susţinută la Târgu Mureş, preşedintele Partidului Civic Maghiar (PCM), Biro Zsolt.

’Mitingul pentru autonomie programat deja, se ştie şi data, 10 martie 2013, la Târgu Mureş.
Eu salut iniţiativa CNS-ului că şi-a asumat această sarcină de a organiza acest miting (...) Este
foarte actuală în România reorganizarea regională şi administrativă a ţării, noi ştim foarte bine
declaraţiile domnului premier Ponta, care a spus că va fi reorganizare teritorială sau regională,
dar nu putem vorbi de regiunea Ţinutului Secuiesc. Noi vrem să transmitem un mesaj clar
actualei guvernări că reorganizare cu regiunea Ţinutul Secuiesc, deci acesta este cel mai
important mesaj, aceasta va fi şi ideea care va fi promovată (la miting, n.r.)’, a spus Biro Zsolt.

Acesta a adăugat că iniţiativa mitingului aparţine PCM, care a susţinut ideea, însă în afara
campaniei electorale, spre deosebire de UDMR şi PPMT care au avut astfel de manifestări
în campania electorală. ’UDMR şi PPMT au avut manifestări, mitinguri de autonomie - chiar
dacă UDMR nu a vorbit despre un miting pentru autonomie, era un miting pentru apărarea
simbolurilor secuieşti, pe urmă PPMT, tot la Sf. Gheorghe, a organizat un miting pentru
autonomie. Noi am spus atunci, că nu poate să fie un lucru cu care faci campanie electorală,
autonomia este un lucru deasupra politicii de partid şi deasupra partidelor şi am propus, la
rândul nostru, ca acest miting să fie organizat după alegeri şi sub egida CNS, care garantează
această neutralitate’, a susţinut acesta.
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Liderul PCM a precizat că data de 10 martie a fost aleasă întrucât ’atunci e Ziua Martirilor
Secui’ şi că rămâne de văzut câte organizaţii vor participa la manifestare. ’PCM şi-a anunţat
intenţia de a participa, dar noi nu vrem să facem un beneficiu pentru partid. Domnul Izsak
(liderul CNS, Izsak Balazs, n.r.) o să aibă negocieri şi cu UDMR-ul’, a mai spus Biro Zsolt.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/2012/03/07/biro-zsolt-al-doilea-candidat-maghiar-la-cj/biro-zsolt/

eu (2013-02-03 13:45:52)
dada...ROMANIA E A ROMANILOR! niciodata nu o sa fie aici autonomie...megreti in panonia voastra
acolo si faceti cate autonomii vreti! Romania e a noastra!

Black Stone (2013-03-07 12:59:21)
auzi mergeti in pannonia voastra..... domnule sau doamna draga noi cei din ardeal sau transilvania
avem radacini in aceasta parte a tarii de sute de ani.... de sute de ani aparam aceste tinuturi care ne
apartin de drept noua ardelenilor indiferent de ce nationalitate si avem dreptul sa cerem autonomie
si cred ca fiecare etnie sau regiune geografica istorica are dreptul la autonomie (vezi dex, nu se
vorbeste de independenta regionala)...iar acest nationalism xenofob si iredentist sunt doar unele
apucaturi al unor persoane cetateni ai unei tari nou infiintate (vezi tratatul de la Trianon)....concluzie..
nu vrea nimeni sa va ia tara nu vrea nimeni sa injumatatim romania( desi cred ca nu ar fii o idee
rea din pcv de vedere economic pentru transilvania)vrem doar autonomie dorim ca regiunea in care
locuim sa decidem noi cate drumuri vom construi sau cate scoli si spitale inchidem sau deschidem
vrem sa existe o transparenta mai buna in sistemul administrativ... si credema ca ne-am saturat de
politica damboviteana ne-am saturat sa primim buget cu taraita desi contributia regiuni la bugetul de
stat este considerabil mai mare ca in alte regiuni.....noi atat ne dorim o viata mai buna indiferent de
origine etnica... va rog ganditiva un pic la voi, lasand la o parte orgolile natinaliste..o zi buna

Mircea (2013-03-09 12:14:26)
Romania si romanii traiesc aici de aproape 2000 de ani si stramosii daci de cel putin 4000 de ani. Si
mai invata istorie. Unirea Transilvaniei nu s-a facut la Trianon ci la Alba Iulia pe 1 Decembrie 1918
cand toti romanii au decis in UNANIMITATE Unirea cu Tara Mama. In ce priveste bugetul esti intr-o
mare eroare. Primele 3 judete care contribuie la bugetul de stat sunt Bucuresti, Constanta si Prahova
asa ca argumentele ca "noi platim mai mult si primim mai putin" este o mare minciuna. Romania
este Stat National Unitar si cine vrea sa fie respectat indiferent de etnie trebuie mai intai sa respecte.

Anca Susana (2013-03-10 13:23:05)
În timpul domniei lui Mihai Viteazul la 27 mai 1600, s-a realizat pentru prima data unirea politica a
celor trei tari romanesti cu un singur conducator.Inlăturarea domnitorului a dorită de habsburgi, care
nu acceptau pretenţia sa de a păstra Transilvania, de Movileşti, care nu voiau să renunţe la Moldova si
erau sprijiniti de Polonia şi de nobilii maghiari. Spre finele anului 1600, lui Mihai i se cere să părăsească
ţara. Pentru ca nu se supune este ucis din ordinul generalului Basta, cu acordul austriecilor. În 1859
se realizeaza Unirea Principatelor române sub Alexandru Ioan Cuza.La 11 decembrie 1861 a fost
dată de domnitor proclamaţia prin care făcea cunoscut întregii naţiuni ca: "Unirea este îndeplinită.
Naţionalitatea Română este întemeiată. Acest fapt mareţ, dorit la generaţiunile trecute, aclamat de
Corpurile Legiuitoare, chemat cu căldura de noi, s-a recunoscut de Înalta Poartă, de Puterile garante
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şi s-a înscris în datinile Naţiunilor. Dumnezeul părinţilor noştri a fost cu ţara, a fost cu noi. El a întărit
silinţele noastre prin înţelepciunea poporului şi a condus Naţiunea către un falnic viitor. În zilele de
5 si 24 Ianuarie aţi depus toată a voastră încredere în Alesul naţiei, aţi întrunit speranţele voastre
într-un singur Domn. Alesul vostru va da astazi o singură Românie. Vă iubiţi Patria, veţi şti a o întări.
Să trăiască România!" ...si voi vreti sa ne uitam trecutul,sa ne uitam stramosii,martirii?Sa stergem tot
cu buretele ,sa renuntam la tot ce au facut ei pentru noi si sa ne lasam amagiti de promisiuni?Ca o
vom duce mai bine? In tara mea sa nu mi se vorbeasca in limba romana?In tara mea sa fiu obligata
sa invat limba maghiara?In tara mea sa mi se refuze un loc de munca pentru ca nu vorbesc limba
maghiara? Nu dorim sa fim maghiarizati!Cu toate promisiunile voastre de mai bine,stim ca vom plati
cu libertatea noastra pentru ele!

Fritz (2013-03-11 20:17:45)
Fals!!! Înaintea lui Mihai Viteazul au mai fost unificate Ţările Româneşti cu Transilvania. Sigismund
Báthory e numele unificatorului. Dar nu ai de unde să ştii. Pentru că nu te învaţă la şcoală aşa ceva.
Nu dă bine la imaginea şi cultul eroului român. Şi au mai fost multe lucruri în istoria României care nu
sunt promovate, tot din aceleaşi motive. Mă repet: nu ai de unde ştii. Pentru că nici nu te interesează.
Nu ai citit nimic din istoria adevărată, numai minciunile şi jumătăţile de adevăr din cărţile de istorie
ceauşiste. Cam atât şi ştii.

ernest (2013-03-10 19:38:58)
multi comenteaza fara sa cunoasca istoria... vedeti putin cine a construit cladirile din centrul oraselor
din Ardeal...

steve (2013-03-10 21:52:00)
Hey romanian guys...you should learn more history.Not the communist one !!!You should try some
British or US sources because your romanian education it was crap.If romanians was first in SZek-
lerland,why the hungarians are majoraty there???Also, you want to enter EU ,but you still think like
in stone age.Even the Dutch and British only hire romanians whit hungarian passport. Almoast all
European contries has autonom regions,and they dont have a problem whit this.Mybe all romanian
historical regions should ask autonomie ,i personaly beleive you would have a better life. Hungarians
in Transilvania had a lot of crap because the comunist ,i think now this will change and they are some
rules what even some fine politician like Ponta cant change.....

Anca Susana (2013-03-19 10:51:44)
Fritz...poate ai dreptate,poate ca nu stiu dar nu poti sa spui ca nu ma intereseaza.Daca ar fi asa nu
mi-as pierde vremea pe aici. Si daca Sigismund Báthory a facut prima unire vrei sa spui ca a gresit?
Daca a luptat alaturi de Mihai Viteazul impotriva turcilor,a gresit? Ernest..egyem meg a szivedet!
Steve,nu te da mare!Scrie in romana sau in maghiara daca esti de-al nostru. Daca nu"sezi pe fundul
tau",destul si-au bagat nasul strainii in treburile noastre. Pana la urma tot vom ajunge la o intelegere...

Alexandru Ciubica (2013-02-08 22:58:08)
Or vedea ei autonomie cand n-o mai fi suflet romanesc in Ardreal. Sa vedeti placute bilingve tat la
tata iskola.Istenul si etc.

Alexandru Ciubica (2013-02-08 23:29:40)
Ca sa fie clar: religie au importat, nevestele slute din Etelkuz le-au masacrat pentru a-si
"achizitiona"europene, au terorizat veacuri de-a randul Europa.ACESTIA SUNT ’CIVILIZATII’ care
ne daul lectii de civilizatie!
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Cristian Puscov (2013-02-26 18:05:41)
Tinutul secuiesc, pamant romanesc!

Sever Ioan Miu Olahus (2013-03-04 11:33:37)
Tinutul secuiesc, pamant OMENESC!

Bogdan Bpr (2013-03-06 10:20:34)
http://www.facebook.com/events/522285074489788/

Tank Sovietic Tank (2013-03-07 04:46:13)
http://www.facebook.com/photo.php?fbid=495525650494434&set=a.477293575650975.113864.47546986583-
3346 &type=1 &theater

Varga László Előd (2013-03-07 12:30:23)
niciodata nu a fost pamant romanesc, si niciodata nu va fii , nu conteaza granitele.

Noua Dreapta Prahova (2013-03-07 13:52:18)
dar al cui e acel pamint ma,al ma-tii care a venit tirita de coada calului din Mongolia?

Ghircus Vasile Marian (2013-03-08 18:45:32)
Tinut secuiesc pamant romanesc Varga László Előd sa te duci in morti mati in stepele Asiei sau la
Auschiwitz

Togan Cosmin (2013-03-14 01:04:59)
copii lui Burebista spun NU tinutului secuiesc!

2.1.13 „Regionalizare economică, nu una pe criterii etnice” (2013-01-09 08:12)

[1] Deputatul USL Mircea Duşa a declarat marţi, la Târgu Mureş, că dreptul de a manifesta
este garantat de Constituţie, inclusiv pentru cei care doresc organizarea unui miting în
favoarea autonomiei, în luna martie, la Târgu Mureş, şi că organizarea pe regiuni de dezvoltare
nu are nicio legătură cu dezvoltarea pe criterii etnice. ’Este o declaraţie şi un subiect care
mie ştiţi că îmi place, în sensul că libertatea la cuvânt şi dreptul de a manifesta este garantat
de Constituţie. Dar nimeni nu poate manifesta împotriva Constituţiei şi a articolului nr.1 din
Constituţie. Am afirmat de mai multe ori că regionalizarea priveşte regionalizarea economică
şi nu una pe criterii etnice, indiferent ce ar spune unii sau alţii, către Miercurea Ciuc, Covasna
sau Târgu Mureş (...) Conform Constituţiei, România este stat unitar, chiar dacă unii contestă
noţiunea aceasta de stat unitar, iar organizarea pe regiuni de dezvoltare n-are nicio legătură
cu dezvoltarea pe criterii etnice. De altfel, nici n-ar putea să existe o regiune numai pe cele
trei judeţe (Mureş, Harghita, Covasna - n.r.), pentru că n-ar aduce niciun avantaj economic
acelei regiuni’, a arătat Duşa.

Deputatul USL a susţinut că o regiune de dezvoltare trebuie să aibă în vedere mult mai
multe criterii, pornind de la cele economice, socio-economice, de relief, geografice etc, ’dar
nu un singur criteriu - cel etnic’. În privinţa unui eventual miting pro autonomie la care să
participe 10.000 de persoane, aşa cum se vehiculează, Mircea Duşa a arătat că ’niciun miting
organizat prin cele trei judeţe nu a atins niciodată cifra pe care au anunţat-o organizatorii’.
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Duşa a răspuns astfel declaraţiilor făcute, marţi, la Târgu Mureş, de liderul Partidului Civic
Maghiar, Biro Zsolt, care a susţinut că mitingul pentru autonomie din data de 10 martie, de
la Târgu Mureş, ar fi un semnal de alarmă că maghiarii nu ar fi de acord ca reorganizarea
administrativ-teritorială a României să se facă fără a exista o regiune cum ar fi Ţinutul Secuiesc.

AGERPRES

1. http://punctul.ro/2013/01/09/regionalizare-economica-nu-una-pe-criterii-etnice/mircea_dusa/

2.1.14 FCM începe pregătirile pentru retur (2013-01-09 11:46)

[1] Lotul formației FCM Tîrgu-Mureș se va reuni luni, 21 ianuarie, când va avea loc și
primul antrenament, iar pe 22 și 23 ianuarie, jucătorii vor efectua vizita medicală. Din 26
ianuarie, până pe 1 februarie, echipa va intra în primul cantonament al perioadei de pregătire,
la Academia de Sport, din cadrul Complexului "Mureșul". Finalul primului cantonament va
coincide și cu un joc amical, sâmbătă, 2 februarie, de la ora 11, cu formația de Liga a III-a,
Seso Câmpia Turzii.

După 2 zile libere, FCM Tîrgu-Mureș va pleca în al doilea cantonament al perioadei precom-
petiționale, în Antalya, Turcia. Lotul pregătit de Daniel Isăilă va sta în Antalya, până în 20
februarie, în această perioadă de 14 zile, fiind programate și 5 jocuri amicale. La revenirea
din Antalya, antrenamentele vor continua la baza proprie, în 2 martie fiind programat un ultim
joc amical, înainte de debutul returului. În prima etapă a returului, FCM Tîrgu-Mureș va evolua
pe teren propriu în compania celor de la Damila Măciuca, sâmbătă, 9 martie.

Sursa: FCM

1. http://punctul.ro/2012/12/16/intuneric-pe-transil/fcm/

2.1.15 Burse de activitate științifică la UMF (2013-01-09 12:45)

[1] Univrsitatea de Medicină și Farmacie anunță că va oferi burse de performanţă ştiinţifică
studenţilor care au o activitate profesională foarte bună şi au înregistrat performanţe meritorii
în activitatea de cercetare ştiinţifică. Obţinerea burselor de performanţă ştiinţifică nu este
condiţionată de acordarea altei categorii de bursă și se acordă prin concurs de dosare,
dosarele urmând să fie analizate de către o comisie alcătuită din cadre didactice desemnate
1628 ©2024 www.punctul.ro

http://punctul.ro/2013/01/09/regionalizare-economica-nu-una-pe-criterii-etnice/mircea_dusa/
http://punctul.ro/2012/12/16/intuneric-pe-transil/fcm/


2.1. JANUARY BlogBook

de Consiliul de Administraţie şi câte un reprezentant desemnat de LSTGM şi ASM. Studenţii
care au depus dosar pentru bursă nu pot participa în comisia de evaluare. La concurs au
dreptul sa se înscrie studenţii UMF Tîrgu Mureş din anii II-VI . Cuantumul bursei de performanţă
ştiinţifică este egal cu bursa de merit; în anul universitar 2012/2013 este de 270 RON/lună.
Sumele ce reprezintă bursele de performanţă ştiinţifică sunt acordate în tranşe lunare, pe
perioada activităţii didactice din anul universitar.

Sursa: [2]UMF

1. http://punctul.ro/2012/02/22/scandal-si-presiune-in-prag-de-alegeri-la-umf/umf2-3/
2. http://www.umftgm.ro/prezentare-umf/media/noutati/stiri-detalii/articol/rezultate-pentru-burse-de-perform
anta-stiintifica.html

2.1.16 Elevii de liceu romi au ocazia să acceseze burse (2013-01-09 12:52)

[1] Roma Educational Found Romania prelungeste perioada de aplicare in cadrul proiectului
“Servicii de sprijin educațional pentru elevii de liceu romi”, finanțat de către REF Budapesta,
adresat elevilor de liceu din clasele a IX-a și a XII-a / a XIII-a, pana la data de 21 ianuarie 2013,
după cum urmează:

1. Elevii de clasa a IX

• 80 burse de excelență și burse de studiu,

• 60 beneficiari de ședințe de tutorat.

• 80 beneficiari de mentorat pentru combaterea stigmatizării și afirmarea identității rome

2. Elevii din clasa a XII-a / XIII-a- 100 beneficiari de ședințe de meditatii pentru promovarea
Bacalaureatului 2013 și sesiuni de mentorat pentru combaterea stigmatizării și afirmarea
identității rome.

Pentru a fi eligibil, aplicantul trebuie să aibe cetăţenia română, să își declare apartenenţa la
etnia romă, să fie înscris în anul şcolar 2012-2013 în clasa a IX-a sau an terminal (XII/XIII), în
cadrul unei unități de învățământ liceal din România și să domicilieze într-unul următoarele
județe: Prahova, Călărași, Ialomița, Giurgiu, Suceava, Iași, Bacău, Mureș, Brașov sau Sibiu.
Mai multe informații despre procedurile și condițiile de înscriere se pot accesa pe site-ul
[2]www.romaeducationfund.ro.
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1. http://punctul.ro/2012/07/09/baculiada-camere-contra-frauda/cap-1-3/
2. http://www.romaeducationfund.ro/

2.1.17 Începe încasarea impozitelor la Sighișoara (2013-01-09 13:31)

[1] Primăria Sighişoara anunță că plata impozitelor şi taxelor locale aferente anului 2013 se
va face începând cu data de 14 ianuarie, atât la Casieria din incinta Primăriei, Piaţa Muzeului,
nr. 7, cât şi la Casieria din str. Hermann Oberth, nr.7. Programul Casieriei din str. Hermann
Oberth, nr.7 este următorul:

• luni, marţi, joi: 7.30 –15.00

• miercuri: 7.30 –17.00

• vineri: 7.30 –12.30

Programul Casieriei din incinta Primăriei, Piaţa. Muzeului, nr.7, este următorul:

• luni – joi: 8.30 -15.00

• vineri: 8.30 -12.30

Persoanele fizice şi juridice care efectuează plata integrală a impozitului pe clădiri, impozitului
pe teren şi a impozitului asupra mijloacelor de transport până la data de 31.03.2013, benefi-
ciază de bonificaţie de 10 %. În această perioadă se încasează amenzi de circulaţie, taxe de
timbru, taxe de eliberare acte de identitate, de stare civilă, certificate de urbanism etc. Plata
chiriilor şi redevenţelor se va face după comunicarea indicelui de inflaţie, la o dată pe care o
vom comunica ulterior.

Sursa: Primăria Sighișoara

1. http://punctul.ro/2012/01/30/usl-sighisoara-pe-un-butoi-de-pulbere/sighisoara/
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2.1.18 Vremea rămâne rece și sunt șanse să ningă (2013-01-10 06:51)

[1] Intervalul 7-20 ianuarie va debuta cu dimineţi şi nopţi geroase, în care mediile minimelor
termice vor coborî sub valoarea de -10 grade în toată regiunea Transilvaniei, iar în zonele
depresionare sub -20 de grade. În zilele de 7, 8 şi 9 ianuarie temperaturile maxime vor fi
negative, situându-se în medie între -8 şi -4 grade. În partea a doua a săptămânii vremea va fi
în încălzire, maximele termice devenind preponderent pozitive, iar valorile minime urmând a
se situa în general între -6 şi -2 grade. În săptămâna 14 - 20 ianuarie temperatura aerului va
fi în scădere uşoară şi se estimează un regim termic apropiat de cel normal în a doua decadă
a lunii ianuarie. Probabilitatea de precipitaţii va fi redusă în perioada 07 -10 ianuarie, dar va
creşte ulterior şi va fi mai mare în zilele de 11 şi 12 ianuarie, în jurul datei de 15 şi din nou în
intervalul 18 - 20 ianuarie, cu menţiunea că vor predomina ninsorile.

Sursa: ANM

1. http://punctul.ro/2012/02/20/cj-si-primaria-intre-incredere-si-licitatie/deszapezire-localitati-1/

2.1.19 Minori salvați de la îngheț de Poliția Locală (2013-01-10 07:13)

[1] În noaptea de luni spre marți, în jurul orei 3:30, o patrulă a Poliţiei Locale a depistat
doi minori în vârstă de 11 ani, având domiciliul în cartierul Valea Rece, dormind pe o bucată
de carton în faţa Policlinicii nr. II de pe B-dul 1 Dec. 1918, cu toate că afară se înregistrau
aproximativ -180C. Cei în cauză au fost conduşi la sediul Poliţiei Locale pentru a se încălzi şi a
servi un ceai cald, după care au fost predaţi părinţilor. De asemenea, au fost sesizate organele
abilitate, respectiv Direcţia Generală de Asistenţă Socială şi Protecţia Copilului din cadrul Con-
siliului Judeţean Mureş şi Serviciul Public de Asistenţă Socială aparţinând Primăriei Municipiului
Tg.Mureş, pentru a lua măsurile legale de protecţie a minorilor, conform atribuţiilor ce le revin.

Sursa: Poliția Locală

1. http://punctul.ro/2013/01/10/minori-salvati-de-la-inghet-de-politia-locala/screen-shot-2013-01-10-at-9-09
-24-am/

2.1.20 Avarii în rețeaua Aquaserv, cu sistarea furnizării (2013-01-10 07:30)

[1] Operatorul de apă Aquaserv anunţă consumatorii că, din cauza unor avarii pe reţea, se
sistează furnizarea apei potabile joi, 10 ianuarie 2013, între orele 8:00 – 15:00, în următoarele
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zone: Tîrgu-Mureş - Al. Cornişa nr. 2-6, 7- B, str. Suceava nr. 2-26, 13-37, Parângului nr.
58-72. La repunerea în funcţiune a reţelei, din cauza antrenării depunerilor din conducte,
apa va avea suspensii şi culoare, atât pe străzile menţionate cât şi pe străzile învecinate cu
acestea. Această apă se poate folosi în scopuri menajere.

Sursa: Aquaserv

1. http://punctul.ro/2013/01/10/avarii-in-reteaua-aquaserv-cu-sistarea-furnizarii/robinet-apa/

2.1.21 Tjobs.ro nominalizată la oscarurile tehnologiei (2013-01-10 07:49)

[1] Compania mureșeană Tjobs a fost nominalizată la premiile Europas, The European Tech
Startup Awards, în cadrul a trei categorii distincte. Premiile Europas, considerate Oscarurile
tehnologiei europene și organizate de TechCrunch, cea mai importantă publicație dedicată
tehnologiei, vor fi decernate pe 22 ianuarie, în Berlin. Cele trei categorii la care compania
Tjobs a fost nominalizată sunt: People’s Choice Award, Top 10 Middleweight Startup și Top
10 Best Central and East European Startup. Companiile nominalizate la premiile Europas au
fost selectate din rândul a peste 1000 de companii tinere din domeniul IT din Europa, Orientul
Mijlociu și nordul Africii.

People’s Choice Award, sau Premiul de Popularitate, va fi decernat în urma voturilor
primite de fiecare dintre cele 600 de companii participante pe pagina de concurs
(http://www.theeuropas.com/p/peoples-choice), Tjobs situându-se, în acest moment, pe
poziția a șaptea. Celelalte două categorii, Top 10 Middleweight Startup și Top 10 Best Central
and East European Startup, își vor alege câștigătorii în urma deciziei juriului, printre ai cărui
membri se numără Jawed Karim (fondatorul YouTube), Troy Carter (investitor și manager al
artistei Lady Gaga) și Roxanne Varza, (reprezentanta companiei Microsoft).

People’s Choice Award (Premiul de Popularitate) se va încheia pe 11 ianuarie, iar cei care doresc
să susțină business-ul românesc o pot face aici [2]http://www.theeuropas.com/p/peoples-
choice/461.

Sursa: Tjobs.ro

1. http://punctul.ro/2013/01/10/companie-mureseana-nominalizata-la-oscarurile-tehnologiei/screen-shot-2013-0
1-10-at-9-43-58-am/
2. http://www.theeuropas.com/p/peoples-choice/461
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2.1.22 Atenție, încep controale comune RAR - Poliție! (2013-01-10 13:04)

[1] În perioada 10 – 20 ianuarie a.c., Direcţia Rutieră - I.G.P.R. şi Regia Autonomă - Registrul
Auto Român vor acţiona, la nivel naţional, pentru reducerea cauzelor generatoare de eveni-
mente rutiere cu consecinţe grave, produse pe fondul defecţiunilor tehnice ale autovehiculelor.
În această perioadă, echipele mixte vor verifica, în trafic, starea tehnică a autovehiculelor,
urmărind dacă acestea îndeplinesc condiţiile tehnice pentru a putea circula pe drumurile
publice.

Poliţiştii şi specialiştii R.A.R. vor verifica buna funcţionare a mecanismului de frânare şi a
sistemului de direcţie, a instalaţiei de iluminare/semnalizare, precum şi a reglajului acesteia,
legalitatea montării şi utilizării luminilor de altă culoare sau intensitate, a dispozitivelor ori
accesoriilor de avertizare, altele decât cele omologate. De asemenea, se va verifica auten-
ticitatea seriilor de identificare a vehiculelor, concordanţa datelor înscrise în certificatul de
înmatriculare cu caracteristicile tehnice, deţinerea inspecţiei tehnice periodice şi valabilitatea
acesteia, precum şi utilizarea anvelopelor de iarnă şi uzura acestora. În cazul în care se con-
stată defecţiuni tehnice de natură a pune în pericol grav siguranţa circulaţiei, autoturismele
respective vor fi imobilizate.

Sursa: Poliția Română

1. http://punctul.ro/2012/02/20/cj-si-primaria-intre-incredere-si-licitatie/deszapezire-localitati-2/

2.1.23 BC Mureș câștigă în deplasare la Timișoara (2013-01-11 07:26)

[1] BC Mureș s-a impus aseară în deplasare, cu scorul de 67-77 pe terenul celor de la BC
Timișoara, ocupanta locului 2 în clasament. Echipa lui Srecko Sekulovic a dominat aproape
întreaga partidă de pe malul Elbăi, gazdele apropiindu-se de două ori, o dată în sfertul doi şi o
dată în cel de al treilea. Tigrii au avut şi 16 puncte avantaj pe tabela de marcaj, dar gazdele
au reuşit să revină în actul al treilea. Până la urmă mureşenii au fost cei, care au dominat
partida, antrenorul tigrilor gestionând foarte bine schimbările.

Unul dintre cei mai eficace jucători ai BC Mureş a fost chiar fostul jucător al timişorenilor, Dan
Păltinişanu, cel care a debutat în culorile alb-albastre împotriva fostei sale echipe.

Sursa: BC Mureș

1. http://punctul.ro/2012/03/05/week-end-cu-greutate-pentru-sportul-muresean/bc-mures/
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2.1.24 Premieră la UAT - O Noapte Furtunoasă (2013-01-11 11:38)

[1] Marţi, 15 ianuarie 2013, ora 19.00, pe scena Teatrului Studio al Universităţii de Arte din
Târgu-Mureş, va avea loc premiera spectacolului O Noapte Furtunoasă, de I.L. Caragiale, în lui
regia Marius Oltean. Spectacol al clasei de masterat, specializarea Arta actorului, anul II.

Distribuția:

JUPÂN DUMITRACHE ………………………… Marius-Mircea Gligor, M.A. I
NAE IPINGESCU ………………………… Sergiu Fîrte, M.A. I
CHIRIAC ………………………… Radu Tudosie
SPIRIDON ………………………… Alexandru Cazan, actorie III
RICĂ VENTURIANO …………… Andrei Stan, actorie III
VETA ………………………… Ioana Decianu
ZIȚA ……………… Andrada Samoilă

Regia: Marius Oltean
Scenografia: László Ildikó
Coregrafia: Szöke István

Rezervările de locuri se pe adresa raluca@uat.ro.

1. http://punctul.ro/2012/04/18/ziua-universitatii-de-arte-tirgu-mures/olympus-digital-camera-6/

2.1.25 Mihai Stere a semnat azi cu FCM (2013-01-11 12:43)

[1] Jucătorul Mihai Stere a semnat astăzi un contract de joc cu FCM Tîrgu-Mureș. Stere se
reîntoarce la clubul la care a evoluat între anii 2008-2011 și alături de care a reușit promovarea
în Liga 1, în vara anului 2010. Mihai Stere a jucat în cei 3 ani în 73 de partide în tricoul FCM-ului
și a înscris 10 goluri. Din vară, Mihai Stere va fi cooptat și în staff-ul executiv al clubului.

Conducerea clubului a reușit de asemenea, în cursul zilei de astăzi, transferarea a doi noi
jucători. Este vorba de atacantul sârb Bratislav Punosevac și fundașul stânga Sorin Cucu.
Ambii au fost împumutați până în vară de la fosta campioană a României, Oțelul Galați.
Bratislav Punosevac este în vârstă de 25 de ani și a evoluat pentru formația sârbă Napredak
Krusevac, între anii 2005-2010 și pentru Oțelul Galați, între 2010-2012. Sorin Cucu are 22 de
ani și a evoluat pentru Oțelul Galați și Delta Tulcea, fiind promovat la începutul sezonului în
curs la prima echipă a gălățenilor.

Sursa: FCM
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2.1.26 Avionul SMURD intră în funcțiune înmaxim două luni (2013-01-11 12:54)

[1] Prim-adjunctul ministrului Sănătăţii, secretarul de stat dr. Raed Arafat, a anunţat vineri,
la Târgu Mureş, că în cel mult o lună şi jumătate vor fie efectuate primele misiuni ale avionului
SMURD achiziţionat din fondurile adunate de la populaţie prin alocarea a 2 % din impozitul pe
venit. ’Avionul SMURD este acum sosit, luat integral din 2 % şi câteva donaţii care ne-au ajutat
cu plata asigurărilor şi altele. Trebuia rezolvată problema piloţilor, s-a realizat şi acest lucru,
deci ne-a aprobat Guvernul recent transferul a 6 posturi de piloţi de la MApN la MAI, deci a
fost aprobat acest lucru de primul ministru. Am înţeles că domnul ministru al Apărării, domnul
Duşa a făcut deja, ieri, transferul piloţilor, ceea ce înseamnă că putem să facem instruirea
piloţilor începând cu data de 20 ianuarie. Durează cam 20-25 de zile programul de pregătire al
piloţilor, care se face o pregătire specială de trecere de la avionul pe care-l ştiau ei, la noul tip
de avion pe care-l avem. După asta, avionul intră în lucru. Deci cert în următoarea o lună şi
jumătate vom vedea primele misiuni ale avionului care va rezolva o mare problemă’, a arătat
Arafat.

Secretarul de stat a precizat că achiziţionarea avionului s-a putut materializa atât datorită
populaţiei, cât şi sprijinului oferit de Ministerul Administraţiei şi Internelor şi Ministerului
Apărării Naţionale, care a rezolvat problema piloţilor şi a modului de operare a aparatului.
Precizăm că Fundaţia pentru SMURD a reuşit să achiziţioneze, din fondurile adunate de la
populaţie prin alocarea a 2 % din impozitul pe venit, un avion sanitar de fabricaţie americană,
Piper Cheyenne 3A. Avionul SMURD va opera de pe aeroportul Băneasa din Bucureşti, iar
costurile de achiziţie s-au ridicat la aproximativ un milion de euro, incluzând aparatul, reviziile
tehnice, echipamentele medicale, dar şi pregătirea piloţilor şi a tehnicienilor. Acest avion
sanitar este dotat cu două tărgi, a fost utilizat ca ambulanţă aeriană, nu necesită multe
modificări şi are aproape 5.000 de ore de zbor.

AGERPRES
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2.1.27 Două programe pilot în sănătate debutează în martie
(2013-01-11 13:21)

[1] În luna martie va începe implementarea a două programe experimentale în România,
cel de sprijin pentru accidentele vasculare cerebrale şi cel de traume pentru implanturi şi
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dispozitive medicale, pentru care s-a alocat suma de 200-220 de milioane de lei, care include
şi dotarea secţiilor de Terapie Intensivă.

’Un program de sprijin pentru accidentele vasculare cerebrale, program-pilot în cinci centre,
din care face parte şi Mureşul... Bucureşti, dacă nu greşesc, Timişoara, Iaşi sunt incluse în
acel program experimental pentru terapie de urgenţă la bolnavii care au un cheag de sânge în
cap, deci care nu e hemoragie, e un cheag de sânge, administrând unele medicamente care
pot să dizolve cheagul înainte să rămână omul paralizat pe viaţă. Acesta este un program
experimental, cu care vom merge foarte atent şi dacă reuşim să implementăm programul
corect, să ne extindem la alte centre în următorii doi ani. Deci aceasta este încă un program,
care va intra din luna martie a acestui an. Mai este un program destinat traumei pentru toate
implanturile şi dispozitivele medicale care reprezentau o problemă de cost pentru spitale şi
care iarăşi va merge pe program-pilot aici, pe un număr de centre în acest an, care după asta
se va extinde, cel mai probabil’, a arătat Raed Arafat.

Potrivit secretarului de stat, bugetul alocat în acest an pentru traumă, Terapie Intensivă şi
accidentele vasculare cerebrale se ridică la circa 200-220 de milioane de lei. Raed Arafat
crede că efectele acestor programe că se vor vedea începând cu acest an şi că ’întotdeauna
la primul an de implementare, înveţi din ea ce probleme au fost şi ce mai apare, ca să
perfecţionăm pentru anul viitor’. ’Sunt fonduri alocate în buget, domnul ministru Nicolăescu
a prevăzut fondurile necesare. (...) Sunt alocate pentru acest capitol, pentru a începe
proiectul, este o sumă destul de semnificativă din punct de vedere al faptului că noi nu
finanţăm din ea salarii, aceasta este o sumă care este destinată numai materialelor sanitare,
medicamentelor şi tot, pentru un număr de spitale de urgenţă’, a mai susţinut dr. Raed Arafat.
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